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سه شنبه ۲۷ آبان ۱۳۹۹

 
November 17, 2020

سی ام ربیع الاول ۱۴۴۲

مناسبت ها

۲۴ آبان روز کتاب و کتابخوانی
[ November 14 ] ۲۴ آبان روز جهانی دیابت
[ November 15 ] ۲۵ آبان روز جهانی فلسفه
[ November 20 ] ۳۰ آبان روز جهانی کودک



 

1- غریب پور خبر داد: احیا و فعال سازي 157 معدن راکد از ابتداي امسال / نخستین مجموعه معدنی فرآوري مس، در آستانه

دریافت تسهیلات احیا از روش جدید تامی - ماین نیوز

2- برنامه هاي هفته کارآفرینی در فارس اعلام شد - باشگاه خبرنگاران جوان

3- احداث 50 گلخانه در شهرکرد - باشگاه خبرنگاران جوان

4- میزان وام ازدواج در 7 ماهه امسال مشخص شد - اقتصاد نیوز

5- شایسته نیست خراسان جنوبی با ذخایر معدنی غنی استانی محروم نامیده شود - تسنیم

6- بسیج براي مهار گرانی 2500 همیار نظارت معرفی کرد - روزنامه سیاست روز

7- جهانگیري: حل مسایل کشور جز با تفاهم، انسجام و مشارکت ملی ممکن نیست - میزان

8- جهانگیري: اجازه ندهیم از شرایط سخت کشوربراي تسویه حساب هاي سیاسی استفاده شود/متأسفانه عده اي از اینکه تحریم

ها لغو شود ناراحت می شوند/برخی افراد که خیلی ادعا هم دارند فقط جملات رهبري را تکرار می ... - روز نو

9- عبداالله مقاتلی مطلق: شروه خوانی ام در «نجلا» را دست کاري کردند - موسیقی ایرانیان

10- خانه کتاب و ادبیات ایران پاتوق استارت آپ هاي حوزه کتاب می شود - آخرین خبر

11- آمریکا و شخص ترامپ با همه قدرت ایستادند تا اقتصاد ایران را دچار فروپاشی کنند/ عده اي سعی دارند همواره مردم را

در فضایی تاریک قرار دهند - برنا نیوز

12- خانه کتاب و ادبیات ایران پاتوق استارت آپ هاي حوزه کتاب می شود - کتاب ایران

13- جهانگیري: باید از راهبرد تعامل استفاده کنیم؛ شرایطی از این بدتر هم وجود دارد؟ برخی افراد که خیلی ادعا هم دارند

فقط جملات رهبري را تکرار می کنند و تصور می کنند دیگران متوجه عملکرد آنها نیستند - تدبیر شرق

14- پیش بینی ایجاد چهار هزار شغل با اجراي 92 پروژه جهش تولید در گیلان - تدبیر شرق

15- انعقاد پیش نویس تفاهمنامه همکاري سازمان انتقال خون و معاونت دانشجویی وزارت بهداشت - شفاف

16- پرداخت 502 هزار فقره وام ازدواج در 7 ماهه اول 99 - آخرین خبر

17- جهانگیري: مسایل کشور با سوزاندن فرصت ها قابل حل نیست - آخرین خبر

18- جهانگیري: حل مسائل کشور جز با تفاهم، انسجام و مشارکت ملی ممکن نیست - باشگاه خبرنگاران جوان

19- ایجاد گشت هاي مشترك به منظور برخورد با مفاسد اقتصادي/ مردم جرائم اقتصادي را از طریق 110 اطلاع رسانی کنند -
شبستان

20- خروج 50درصد کشاورزان از بخش تولید، پیامد حذف معافیت مالیاتی - روزنامه سبزینه

21- بلاتکلیفی 100هزار گردشگر آلاشت در سایه کمبودها - روزنامه سبزینه

22- پاي مرغ؛ دورریزي ارزآور - روزنامه سبزینه

23- ضرورت رده بندي سنی در پلتفرم ها - روزنامه حمایت

24- شرایط استفاده کارفرمایان از معافیت هاي بیمه اي+فیلم - خبرگزاري صدا و سیما

25- 200 میلیارد ریال تسهیلات اشتغال در کهگیلویه و بویراحمد پرداخت شد - صندوق کارآفرینی امید

26- تامین اجتماعی؛ چتري باز یا بسته؟ - بنکر



27- بسیج براي مهار گرانی 2500 همیار نظارت معرفی کرد/ 55 هزار پایگاه مقاومت براي غربالگري کرونا - برنا نیوز

28- رکوردهاي تلخ کرونایی و اقتصادي - روزنامه نوآوران

29- عملکرد ما از حافظه مردم پاك نخواهد شد - دانا

30- با خرید بخشی از سهام شرکت صنعتی و معدنی اپال پارسیان سنگان بیمه کوثر مالک یک درصد غول سنگ آهن خاورمیانه

شد - اقتصاد طلایی

31- قالیباف: براي ما امضاي بایدن هم تضمین نیست - صداي بورس

32- جهانگیري: عملکرد ما از حافظه مردم پاك نخواهد شد - خبرگزاري دفاع مقدس

33- بی توجهی به پسماند در بودجه سالانه شهرداري اهواز - هما خوزستان

34- پیام سفیر سلطنت عمان در ایران بمناسبت پنجاهمین سالگرد روز ملى این کشور - تسنیم

35- کسی که می گوید منابع گمرکی را افزایش بدهیم آشنایی با اقتصاد ندارد - شبستان

36- پرداخت 502 هزار فقره وام ازدواج در 7 ماهه امسال - روزنامه جام جم

37- اعطاي تسهیلات قرض الحسنه 21 هزار میلیارد تومانی، به خانوارها - کارگر آنلاین

38- جهانگیري: عملکرد ما از حافظه مردم پاك نخواهد شد - خبرگزاري فارس

39- اعطاي تسهیلات قرض الحسنه 21 هزار میلیارد تومانی، به خانوارها - اقتصاد نیوز

40- چه کسانی مستمري از کارافتادگی دریافت می کنند؟ - باشگاه خبرنگاران جوان

41- ضرورت استعلام از اداره اوقاف در معاملات اراضی و مغازه ها - تابناك

42- ایستادگی مردم مقابل تحریم هاي غیرقانونی، یک افتخار ملی است / اشتغال جوانان تحصیل کرده گیلان با جدیت دنبال

می شود - 8 دي خبر

43- همسران مسئولان مخالف با حضور زنان، کجا مشغول اند؟ - روزنامه اعتماد

44- کشاورزي که با کشت زعفران، اشتغال 60 مددجوي بهزیستی را فراهم کرد - دانا

45- جهانگیري: مسایل کشور با سوزاندن فرصت ها قابل حل نیست - ایرنا

46- برنامه اي در سطح یک رشته دانشگاهی/ "مسابقه میدون"، نمونه ظرفیت صداوسیما براي تولیدات فاخر - دانا

47- آغاز هفته کارآفرینی با حضور دست اندرکاران کارآفرینی در سراسر کشور - بازار کار

48- پرداخت 502 هزار فقره وام ازدواج در 7 ماهه امسال - خبرگزاري فارس

49- بی توجهی به پسماند در بودجه سالانه شهرداري اهواز - امید خوزستان

50- مرور تذکرات رهبر انقلاب درباره کنترل نقدینگی/ 45درصد نقدینگی کشور در دوره همتی ایجاد شده است +نمودار -
مشرق

51- افشاگري انجمن تولیدکنندگان فولاد از رانت خرید شمش در بورس کالا - ماین نیوز

52- افزایش صدور پروانه بهره برداري، پروانه اکتشاف و گواهی کشف معادن در نیمه نخست 99 - ماین نیوز

53- صدور 89 مجوز تاسیس گلخانه در خراسان شمالی - خبرگزاري صدا و سیما

54- پرداخت 44 هزار میلیارد ریال تسهیلات بانک ملی ایران به بنگاه هاي اقتصادي کوچک و متوسط - میهن صنعت

55- پرداخت 44 هزار میلیارد ریال تسهیلات بانک ملی ایران به بنگاه هاي اقتصادي کوچک و متوسط - میهن صنعت

56- زبان مدیران کشور براي پاسخگویی الکن نیست/بودجه چوب ادب سیاستمدارانی است که فقط شعار می دهند/ کسی که

می گوید منابع گمرکی را افزایش دهیم کمترین آشنایی با اقتصاد ندارد - خبر داغ



57- کرونا مانع توسعه همکاري هاي مشترك فرهنگی ایران و اتریش نخواهد شد - خبر داغ

58- بررسی وضعیت 5 پروژه گردشگري در 4 استان کشور با حضور دکتر مونسان - خبر داغ

59- پیش بینی ایجاد چهار هزار شغل با اجراي 92 پروژه جهش تولید در گیلان - گیل سداد

60- بیمه کوثر مالک یک درصد غول سنگ آهن خاورمیانه شد - شما نیوز

61- پرداخت 44 هزار میلیارد ریال تسهیلات بانک ملی ایران به بنگاه هاي اقتصادي کوچک و متوسط - شما نیوز

62- انعقادتفاهم نامه همکاري آموزشی بین ادارات کل آموزش فنی حرفه اي و آموزش و پرورش استان - پانا

63- شیوه هاي مدیریت دفاع مقدس کمرنگ شده است/براي ما شهادت یعنی پیروزي - قم نیوز

64- خوش بینانه و بد بینانه هاي اقتصاد ایران با برجام و بی برجام چیست؟! - روزنامه اخبار صنعت

65- احداث 14 ایستگاه تخلیه بار جدید در سطح شهر مشهد - شهر فردا

66- بیکاري، کرونا، بیمه بیکاري - کیوسک خبر

67- پردیس فارابی دانشگاه تهران گام هاي بلندي در راستاي بین المللی شدن برداشته است - حوزه نیوز

68- اخبار مهم امروز گروه اجتماعی برنا - برنا نیوز

69- بازدید معاون اقتصادي و سرمایه گذاري منطقه آزاد ماکو از واحد تولیدي پوشاك - ایرنا

70- اولین تاکسی هوایی در تهران کی پرواز می کند - صبحانه آنلاین

71- شتاب دهنده دانشگاه شیراز در مسیر حمایت از نوآوري ها - ایرنا

72- پرداخت 156 میلیاردتومان تسهیلات کرونایی - خبرگزاري صدا و سیما

73- اعطاي تسهیلات قرض الحسنه 21 هزار میلیارد تومانی - صراط نیوز

74- 600 مربی ورزش رزمی تهران هیچ کمک مالی دولتی دریافت نکرده اند - ایرنا

75- سرانه فضاي زندانیان خراسان شمالی بالاتر از کشور است - ایرنا

76- دولت مردم را به سرمایه گذاري در شهرك هاي کشاورزي دعوت کرد - بانکداري ایرانی

77- معاون استاندار کردستان: دولت مصمم به حل مشکلات کارآفرینان است - ایرنا

78- واکنش جهانگیري به اظهارات قالیباف درباره جایگزین هاي تامین مالی طرح معیشت - اقتصاد نیوز

79- جزئیات واگذاري یک شرکت زیر مجموعه صدا و سیما - بورس 24

80- مرکز خلاقیت براي اشتغال مددجویان کمیته امداد خوزستان احداث می شود - خبرگزاري مهر

81- 200 هکتار بذرپاشی در سطح مراتع شاهرود انجام شد - باشگاه خبرنگاران جوان

82- کارآفرینی معادل ارزش آفرینی است - شعار سال

83- تجاري سازي محصولات و صنایع تبدیلی نیاز ضروري تیران - فصل اقتصاد

84- صادرات پاي مرغ به سرزمین اژدهاي زرد - فصل اقتصاد

85- پرداخت 44 هزار میلیارد ریال تسهیلات بانک ملی ایران به بنگاه هاي اقتصادي کوچک و متوسط - آریا نیوز

86- پاسخ غیرمستقیم جهانگیري به قالیباف: تجربه ام را می گویم؛ بودجه، چوب ادب سیاستمداران است؛ به ویژه سیاستمدارانی

که شعار می دهند - تدبیر و امید

87- دانشگاه لرستان از جمله 10 دانشگاه منتخب کشور براي اجراي رویداد ملی کمند است - ایسنا

88- رئیس سازمان بسیج خبر داد؛ آغاز طرح شهید سلیمانی براي مقابله با کرونا در هفته بسیج - ریشه



89- کابوس مرگ براي تنها خلیج دریاي خزر / کارآفرینی که دل به حمایت مسئولان نبست/ حضور مانکن زنده در ویترین -
باشگاه خبرنگاران جوان

90- جهانگیري: بودجه چوب ادب سیاستمدارانی است که فقط شعار می دهند - درآمد نیوز

91- اعتبار تمام مجوزهاي تولیدي صنایع دستی تا پایان امسال تمدید شد - گیل سداد

92- ظرفیت هاي اقتصادي اوقاف البرز به میدان آمده است - ایرنا

93- اولویت امروز، حفظ انسجام ملی و صیانت از سرمایه هاي اجتماعی است - ایرنا

94- توزیع عادلانه خدمات و امکانات زمینه ساز توسعه فعالیت جهاددانشگاهی در شهرستان هاست - بازار کار

95- مخاطره انداختن کسب وکارها با افزایش تعداد مناطق آزاد - بازار کار

96- انتقاد معاون استاندار تهران از عملکرد پست بانک - کیوسک خبر

97- معاون استاندار تهران از عملکرد پست بانک انتقاد کرد - ایرنا

98- پیش بینی ایجاد 4000 شغل با اجراي 92 پروژه جهش تولید در گیلان - خبرگزاري فارس

99- کنایه جهانگیري به قالیباف: بودجه چوب ادب سیاستمدارانی است که فقط شعار می دهند - آفتاب

100- قارچ گانودرماي خراسان شمالی به روسیه صادر می شود - ایرنا

101- بی توجهی به پسماند در بودجه سالانه شهرداري اهواز - ایرنا

102- بسیج براي مهار گرانی 2500 همیار نظارت معرفی کرد - بصیرت

103- خودکشی مرد بعد از قتل همسر و دوقلو هایش/ تصویر - خبر فوري

104- جهانگیري: زبان مدیران کشور براي پاسخگویی الکن نیست اما شرایط را در نظر می گیرند - روزنامه قدس

105- اعطاي تسهیلات قرض الحسنه 21 هزار میلیارد تومانی، به خانوارها - خبرگزاري مهر

106- بسیج براي مهار گرانی 2500 همیار نظارت معرفی کرد - سیماي استان

107- کارگران بیکار شده ي «آب معدنی داماش» به اداره کار شکایت کردند - دیار میرزا

108- پاسخ غیرمستقیم جهانگیري به قالیباف درباره منابع طرح معیشتی - بیتوته

109- دهیاران اشتغالزایی در روستا را جدي بگیرند - شبستان

110- تسهیلات سرمایه گذاري براي 7 پروژه گردشگري آذربایجان غربی جذب می شود - تسنیم

111- پیش بینی ایجاد چهار هزار شغل با اجراي 98 پروژه جهش تولید در گیلان - سلامت

112- 9 سامانه الکترونیکی در حوزه کار آذربایجان غربی فعال است - ایرنا

113- تغییر اقلیم در منطقه مبدا و مقصد با طرح انتقال آب به مناطق کویري - شعار سال

114- جهانگیري:بودجه چوب ادب سیاستمداران بویژه سیاستمدارانی است که تنها شعار می دهند - ایران خبر

115- جهانگیري: بودجه چوب ادب سیاستمدارانی است که فقط شعار می دهند - ایرنا

116- استارتاپی که سیر تا پیاز اطلاعات مواد غذایی را در اختیارتان می گذارد - باشگاه خبرنگاران جوان

117- جادوي ابر و مه در جنگل توسکستان - باشگاه خبرنگاران جوان

118- امضاي تفاهم نامه همکاري میان بانک دي، سازمان اقتصادي کوثر و شرکت سرمایه گذاري شاهد - عصر ایران

119- نوآوري از ایده تا اجرا - خبر داغ

120- برنامه هاي هفته کارآفرینی در فارس اعلام شد - خبرگزاري قرآن



121- فرمانده انتظامی لاهیجان ضمن تقدیر از کارآفرینان امنیت ساز این شهرستان گفت: کار آفرینی زمینه ساز کاهش جرائم و

افزایش حس امنیت در جامعه است - هماي گیلان

122- همایش طرح «مدد» فردا، 27 آبان ماه در دانشگاه خوارزمی برگزار می شود - دانشجو

123- مهم ترین ویژگی یک استارتاپ، دانش بنیان بودن است - ایرنا

124- پرداخت 185 میلیارد تسهیلات کرونایی به بخش گردشگري گیلان - گیلانستان

125- جادوي ابر و مه در جنگل توسکستان - تابناك

126- سند حمایت از کودکان در رسانه هاي صوت و تصویر فراگیر منتشر می شود - خبرگزاري دفاع مقدس

127- بودجه چوب ادب سیاست مدارانی است که شعار می دهند - برنا نیوز

128- شش مقاله در بررسی شکاف هاي اجتماعی در ایران - کتاب نیوز

129- جهانگیري: بودجه چوب ادب سیاست مدارانی است که شعار می دهند - شبکه ایران

130- جمع آوري اطلاعات 80 هزار بنگاه اقتصادي البرز در سامانه «سمتاد» - خبر آنلاین

131- صدور 15 مجوز صید بانوان دریادل هنگام - شعار سال

132- جادوي ابر و مه در جنگل توسکستان - شبکه ایران

133- کنایه معنادار جهانگیري به قالیباف /بودجه چوب ادب سیاستمدارانی است که تنها شعار می دهند - خبر آنلاین

134- بودجه چوب ادب سیاستمداران بویژه سیاستمدارانی است که تنها شعار می دهند - روزنامه اعتماد

135- عکس/ روایتی از طلبگی تا کارآفرینی - آخرین خبر

136- قم| پنجاهمین سال تأسیس پردیس فارابی دانشگاه تهران برگزار می شود - تسنیم

137- جهانگیري: بودجه چوب ادب سیاست مدارانی است که شعار می دهند - ایرنا

138- انتظار6ساله مردم ماکوبراي احداث پتروشیمی - پیام نفت

139- وضعیت هنرمندان تئاتر کودك و نوجوان نگران کننده است/ نیاز به حمایت - خوز 24

140- اجراي 60 برنامه فرهنگی و خدماتی به مناسبت هفته بسیج در بردسکن - خبرگزاري فارس

141- انعقاد پیش نویس تفاهمنامه همکاري سازمان انتقال خون و معاونت دانشجویی وزارت بهداشت - باشگاه خبرنگاران جوان

142- حمل ونقل شاهرگ توسعه اقتصادي - ترابر نیوز

143- پیش نویس تفاهمنامه همکاري سازمان انتقال خون و معاونت دانشجویی وزارت بهداشت منعقد شد - میزان

144- تاکسی هاي هوایی بر فراز آسمان تهران - شعار سال

145- افزایش سطح اشتغال و هشدار براي اقتصاد ایران! - شعار سال

146- وزارت فواید عامه: آماده پاك سازي بیش از 8 هزار کیلومتر سرك در زمستان پیش رو هستیم - پیام آفتاب

147- برنامه هاي هفته جهانی کارآفرینی در فارس به شکل مجازي برگزار می شود - ایرنا

148- جهان به همبستگی مالی نیاز دارد - روزنامه جام جم

149- سند حمایت از کودکان در رسانه هاي صوت و تصویر فراگیر منتشر می شود - دانشجو

150- کرونا به زندان ها سرایت نکرده است - ایسنا

151- ترغیب جامعه به ایجاد کسب و کار هدف برگزاري هفته کارآفرینی است - ایسنا

152- پوشش تحصیلی ابتدایی در استان زنجان به 99،56 درصد رسید - پایگاه دولت



153- اعلام نتایج آزمون نظام مهندسی هفته اول آذر/ زمان آزمون بعدي در اسفندماه است - برق نیوز

154- احیا و فعال سازي 157 معدن راکد از ابتداي امسال - شما نیوز

155- یک مسوول افغان: گمرك دوغارون نقش بسزایی در اقتصاد افغانستان دارد - ایرنا

156- غلبه راحت بر رکود اقتصادي با صنعت دریا / وجود اشتغال عظیم در صنعت دریا - مارین نیوز

157- دوره سختی را پشت سر گذاشتیم - آریا نیوز

158- دلال هاي هندي به میدان آمدند - شعار سال

159- تحصیل بیش از چهارهزار نفر در سه مقطع در دانشگاه پردیس فارابی/ حمایت از طرح هاي اقتصادي و کارآفرینی

دانشجویان - دانا

160- بستر ارتباط پردیس فارابی با دانشگاه هاي 57 کشور فراهم شده است - قم پرس

161- نکوداشت پنجاهمین سال تاسیس پردیس فارابی در قم برگزار می شود - قم پرس

162- کارکنان بنیاد قزوین با تمام توان در خدمت ایثارگران هستند - شهید نیوز

163- انتقاد معاون استاندار تهران از عملکرد پست بانک؛ عدم همراهی پست بانک در جذب اعتبارات روستا عشایري مصداق

بارز ترك فعل است - استانداري تهران

164- مشارکت صندوق اشتغال و کارآفرینی ایثارگران و مرکز دانش پژوهان شاهد و ایثارگر در فراخوان طرح استارت آپ ها -
بنیاد شهید و امور ایثارگران

165- برگزاري جلسه مشترك رؤساي سازمان بسیج و کمیته امداد در جهت توانمندسازي محرومین - خبرگزاري دفاع مقدس

166- مقدمات ثبت خلخال به عنوان شهر ملی جاجیم آغاز شد - میراث آریا

167- موافقت با اجراي 5 طرح گردشگري در شهرستان رامیان - میراث آریا

168- صدور 7 موافقت اصولی تأسیسات گردشگري در گیلان - میراث آریا

169- دستگاه هاي اجرایی بیله سوار ملزم به همکاري براي رونق گردشگري کشاورزي هستند - میراث آریا

170- شرایط اشتغالزایی در کرمانشاه چگونه ارتقاء می یابد؟ - باشگاه خبرنگاران جوان

171- 172 میلیارد تومان تسهیلات به واحد هاي آسیب دیده از کرونا - باشگاه خبرنگاران جوان

172- اقدامات بسیج براي مهار گرانی ها به روایت سردار سلیمانی - تیک

173- افتتاح اولین مرکز نیکوکاري تخصصی اشتغال و کارآفرینی استان اصفهان - مفتاح نیوز

174- توجه به حل مشکلات عشایر استان ایلام ضروري است - تابناك

175- دفتر انجمن سواد رسانه در پردیس فارابی دانشگاه تهران راه اندازي می شود - شفقنا

176- اولویت صنعت خودرو حل مشکل مواد اولیه و قیمت است نه واردات خودرو - خبرخودرو

177- قوانین حوزه کارآفرینی به درستی اجرا نمی شود - شعار سال

178- الزامات توسعه اقتصاد فضاي مجازي در ایران - ایستنا

179- سند حمایت از کودکان در رسانه هاي صوت و تصویر فراگیر منتشر می شود - دانا

180- فرماندار: جذب نیروي کار بومی شرط مهم سرمایه گذاري در خمین است - ایرنا

181- مراسم مجازي جشن نو دانشجویان دانشگاه جامع علمی کاربردي استان آذربایجان شرقی برگزار شد - دانشگاه جامع علمی
کاربردي

182- امید به آینده و احساس ثبات؛ مهم ترین نیاز کسب و کارها در شرایط فعلی است - تیتر برتر



183- دانشگاه ها و مراکز آموزش عالی؛ مهم ترین مراکز جلب ایده هاي خلاقانه - دانشجو

184- اهمیت نقش رسانه ها در جریان سازي «روایت جهاد» - خبرگزاري قرآن

185- همکاري اوقاف با دانشگاه آزاد اردبیل در حوزه دانش بنیان - خبرگزاري قرآن

186- نگاهی به فعالیت هاي کمیته امداد امام خمینی(ره) لرستان در روزهاي کرونایی - خبرگزاري قرآن

187- آماده همکاري در بخش هاي مختلف تدبیر اخیر رئیس جمهوري هستیم - روزنامه صبح اقتصاد

188- روحانی: کار فرهنگی غیرتشکیلاتی به انجام نمی رسد - خبرگزاري قرآن

189- طرح «ایران قوي»، جریان سازي فرهنگی در بستر فضاي مجازي است - خبرگزاري قرآن

190- امضاي تفاهم نامه همکاري میان بانک دي، سازمان اقتصادي کوثر و شرکت سرمایه گذاري شاهد - تسنیم

191- دستگاه هاي اجرایی استان بوشهر براي پرداخت بدهی از ظرفیت ''تهاتر'' استفاده کنند - تسنیم

192- سردار سلیمانی: مهمترین فصل همکاري مشترك، اشتغال مولد است/ بختیاري: امروز جهاد ما در سنگر تولید، اقتصاد

مقاومتی و دفاع از اقتصاد است - دانا

193- اگر اعتبارات جذب نشود همه ما به عنوان مسئول مقصر هستیم / جنتی خواستار همکاري بانک هاي عامل شد - کبنا نیوز

194- سند حمایت از کودکان در رسانه هاي صوت و تصویر فراگیر منتشر می شود - خبرگزاري مهر

195- پرداخت 1500 میلیارد تومان تسهیلات به واحدهاي آسیب دیده از کرونا در آذربایجان غربی - خبرگزاري فارس

196- کمند؛ طرح ملی کاربردي براي حمایت از نوآوري و خلاقیت - سپاهان نیوز

197- ضرورت ورود دانشگاهیان صاحبان ایده به موضوعات اجتماعی - بازار کار

198- بسترسازي براي حمایت از خلاقیت و نوآوري دانشجویان دختر - بازار کار

199- پردیس فارابی دانشگاه تهران به دنبال طرح هاي عملی براي توسعه کشور و استان است - ایسنا

200- قیمت ها در بورس کالا همسان بازار شود فولاد بی مشتري نمی ماند - معدن نیوز

201- ماجراي استفاده بدون اجازه از شروه خوانی یک خواننده در «نجلا» - خبرخودرو

202- سال پربرکت مرکبات - اقتصاد آنلاین

203- پرداخت 44 هزار میلیارد ریال تسهیلات بانک ملی ایران به بنگاه هاي اقتصادي کوچک و متوسط - ایران اکونومیست

204- برآورد تولید 600 هزار تن محصول از شهرك هاي کشاورزي - ایرنا

205- جلسه مشترك رؤساي سازمان بسیج و کمیته امداد براي توانمندسازي محرومین در 6 استان - دانشجو

206- پیش بینی ایجاد چهار هزار شغل با اجراي 92 پروژه جهش تولید در گیلان - ایرنا

207- طرح «مدد» بنیاد خیرین حامی دانشگاه خوارزمی 27 آبان افتتاح می شود - آي سی تی پرس

208- بانک ها کمر به نابودي بخش تولید بسته اند - اکو نیوز

209- حضور فعال و موثر کانون هاي فهما کرمانشاه در طرح ملی «ایران قوي» - خبرگزاري مهر

210- گلخانه امید براي زندانیان مددجوي هرمزگان - خبرگزاري صدا و سیما

211- الزامات توسعه اقتصاد فضاي مجازي در ایران - اکو نیوز

212- صندوق کارآفرینی200 میلیارد ریال تسهیلات اشتغال پرداخت کرد - ایرنا

213- عباس عبدي: منتظر تکرار شورشی همانند آبان 98 باشید! / مرعشی:رئیس جمهور بعدي باید از فرصت بایدن گل هاي

زیادي براي مردم ایران بچیند - حلقه وصل



214- افشاگري انجمن تولیدکنندگان فولاد از رانت خرید شمش در بورس کالا - خبر اقتصادي

215- ارسال یک نظر در: ''افشاگري عضو هیئت مدیره انجمن تولیدکنندگان فولاد از رانت نجومی خرید شمش در بورس کالا:

نوردکاران نورچشمی سرمایه گذاري احداثی خود را یک ساله باز می گردانند!'' - معدن 24

216- گزارش| کارآفرینان آذربایجان غربی امیدوار به تسهیل روند مجوزدهی شدند - تسنیم

217- نقش آفرینی ویژه نخبگان علمی بسیج دانشجویی اصفهان در حوزه علم و فناوري کشور - تسنیم

218- قاضی حسن تردست کیست؟ ماجراي ریحانه جباري چیست؟+ عکس - بیتوته

219- چگونه طبقه بندي رعیت- مالک به روستایی – شهري تبدیل شد؟ - ایسنا

220- افزایش 100 درصدي تولید ژل رویال در قم - همشهري

221- پرداخت 44 هزار میلیارد ریال تسهیلات بانک ملی به بنگاه هاي کوچک - سرمد نیوز

222- پیام تبریک مدیرصندوق کارآفرینی امید استان خوزستان به مناسبت هفته جهانی کارآفرینی (26 آبان تا 2 آذر) -
صندوق کارآفرینی امید

223- حرکت به سمت چاه هاي درآمدي فضاي مجازي، به جاي چاه هاي نفت - دانشجو

224- تمدید دعوت به همکاري بانک ایران زمین - ایستانیوز

225- سامانه الکترونیکی برگزاري انتخابات (سابا) در اصفهان رونمایی شد - روزنامه اقتصاد ملی

226- ضرورت ورود دانشگاهیان صاحبان ایده به موضوعات اجتماعی - ایسنا

227- 237 میلیارد تومان تسهیلات اشتغال در قالب کارآفرینی پرداخت شد - دانا

228- نیاز ضروري جامعه ما تعامل،همکاري و مشارکت سازنده است - آریا نیوز

229- الزامات توسعه اقتصاد فضاي مجازي در ایران - فصل اقتصاد

230- جدول امتیاز ترفیع اساتید دانشگاه آزاد منتشر شد - دانا خبر

231- مشوق هاي جذاب براي حین و قبل خدمت سربازي - تابناك

232- آمادگی پردیس فارابی براي پذیرش طرح هاي مختلف استان - خبرگزاري صدا و سیما

233- قابلیت توسعه خراسان جنوبی با توجه به محصولات کشاورزي - خبرگزاري صدا و سیما

234- باز پروري شخصیت انسانی؛ مهمترین رسالت زندان ها - خبرگزاري صدا و سیما

235- حرکت به سمت چاه هاي درآمدي فضاي مجازي، به جاي چاه هاي نفت - روزنامه قدس

236- چگونه ترجمه مقالهISI خود را انجام دهم؟ - برنا نیوز

237- تشدید بحران کرونا در استان / رکورد فوتی هاي کرونایی شکست - برنا نیوز

238- نکوداشت پنجاهمین سال تاسیس پردیس فارابی در قم - تابناك

239- روزانه بیش از 17 میلیون ماسک از سوي بسیج تولید می شود - العالم

240- افتتاح صدوشصت وچهارمین جایگاه سی ان جی در استان اصفهان - نبض نفت

241- روزانه بیش از 17 میلیون ماسک از سوي بسیج تولید می شود - قم پرس

242- بانک سپه با از خودگذشتگی پاي پروژه هاي کلان دولت ایستاده است - پیک اقتصادي

243- رشد 35.7 درصدي هزینه عملیات اکتشاف در نیمه نخست سال - معدن نیوز

244- کرسی کارآفرینی راه اندازي می کنیم - ایسنا



245- جلسه هم اندیشی رئیس دانشگاه جامع علمی کاربردي استان سمنان با روساي مراکز علمی کاربردي استان سمنان

برگزار شد - دانشگاه جامع علمی کاربردي

246- طرح هاي حمایتی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی جهت ایجاد اشتغال - آریا نیوز

247- بسترسازي براي حمایت از خلاقیت و نوآوري دانشجویان دختر - دانشجو

248- مهمترین چالش هاي پیش روي کارآفرینی در ایران - باشگاه خبرنگاران جوان

249- شهرك آبزي پروري در اردبیل ایجاد می شود - شبکه ایران

250- نگاه جامعه به زندانی در جهت بازپروري عادلانه باشد - شبستان

251- مرکز خلاقیت و نوآوري مددجویان کمیته امداد در خوزستان ایجاد می شود - شبستان

252- الزامات توسعه اقتصاد فضاي مجازي در ایران - تسنیم

253- توسعه تعاونی ها منجر به پایداري اشتغال می شود - آریا نیوز

254- نقش اساسی منطقه ویژه اقتصادي خلیج فارس در اقتصاد هرمزگان - آریا نیوز

255- نوآوري از ایده تا اجرا - آریا نیوز

256- سرمایه گذاري و حمایت از تولید، مهمترین کار مدیران قزوین است - ایرنا

257- نکوداشت پنجاهمین سال تاسیس پردیس فارابی در قم برگزار می شود - ایرنا

258- بیکاران گرفتار در کوره راه بیمه بیکاري - شیعه

259- پرداخت 44 هزار میلیارد ریال تسهیلات بانک ملی به بنگاه هاي کوچک - صبح تهران

260- عاملان زورگیري و قمه کشی در آزاد راه "تهران - شمال" دستگیر شدند - برنا نیوز

261- الحاق چند دستگاه خودرو به ناوگان خودرویی پلیس راهور - برنا نیوز

262- ارتباط پردیس فارابی با دانشگاه هاي 57 کشور - تابناك

263- معرفی 39 بسته براي گسترش کارآفرینی گیاهان دارویی - بازار کار

264- توسعه خدمات غیرحضوري به کارآفرینان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی - بازار کار

265- افتتاح اولین مرکز نیکوکاري تخصصی اشتغال و کارآفرینی در فولادشهر - موج

266- بستر ارتباط پردیس فارابی با دانشگاه هاي 57 کشور فراهم شده است - ایرنا

267- پرداخت 263 میلیارد ریال تسهیلات به واحدهاي آسیب دیده از کرونا - باشگاه خبرنگاران جوان

268- چرخ صنایع تبدیلی پنچر است/ بادام مامایی سامان با کمترین قیمت به فروش می رسد - باشگاه خبرنگاران جوان

269- سند حمایت از کودکان در رسانه هاي صوت و تصویر فراگیر منتشر می شود - دیجیاتو

270- بیش از 300 معدن به مدار تولید بازگشتند - روزنامه اقتصاد ملی

271- امضاءتفاهم نامه همه جانبه کمیته امدادآذربایجان شرقی بادانشگاه تبریز - آرمان تبریز

272- ورشکستگی تولیدکنندگانی که دولت به آنها قول حمایت داده بود، پذیرفتنی نیست - پارسینه

273- بهترین شهرهاي آمریکا براي زندگی و کار - شفاف

274- بیمه ي بیکاري اي که به داد بیکاران نرسید - شعار سال

275- ارزش دلاري کالاهاي صادراتی استان سمنان 26 درصد افزایش یافت - ایرنا

276- حضور پر قدرت بسیج در مهار گرانی و کرونا - بصیرت



277- تمرکز بر اشتغال زایی محرومان، مهم ترین رویکرد گروه جهادي پیامبر اعظم(ص) - خبرگزاري فارس

278- پرداخت 1500 میلیارد تومان تسهیلات به واحدهاي آسیب دیده از کرونا در آذربایجان غربی - خبرگزاري فارس

279- سند حمایت از کودکان در رسانه هاي صوت و تصویر فراگیر منتشر می شود - سوره سینما

280- ثبت نام دریافت تسهیلات قرض الحسنه طرح هاي اشتغالزایی فرهنگی- هنري آغاز شد - موج

281- 690 میلیارد ریال تسهیلات براي توسعه صنایع دریایی در بوشهر تصویب شد - اتحاد خبر

282- بازگشت 200 معدن به چرخه فعالیت در دستور کار قرار دارد - چابک آنلاین

283- طرح زهکشی آب هاي شمالغرب 76 روستاي کردستان را پوشش می دهد - ایرنا

284- امضاءتفاهم نامه همه جانبه کمیته امدادآذربایجان شرقی با دانشگاه تبریز - آریا نیوز

285- اجراي طرح تکمیلی حاج قاسم سلیمانی - آریا نیوز

286- تولید 160 میلیاردي گوشت سفید در جویبار - آریا نیوز

287- سند حمایت از کودکان در رسانه هاي صوت و تصویر فراگیر منتشر می شود - آریا نیوز

288- 55 هزار پایگاه مقاومت براي غربالگري کرونا - ایران اکونومیست

289- انتقال آب از دریاي عمان به مناطق کویري طرح عجولانه اي بود - ایران اکونومیست

290- نحوه حمایت از بیمه شدگان دورکار اعلام شد - آي سی تی پرس

291- پرداخت تسهیلات بانک ملی به بنگاه هاي اقتصادي کوچک و متوسط - رویداد 24

292- بسیج سازندگی به یاري تولید می آید - باشگاه خبرنگاران جوان

293- بازدید مهندس آبیلی مدیر صندوق استان از روستاهاي شهرستان کلات - صندوق کارآفرینی امید

294- برگزاري مراسم تودیع و معارفه در صندوق شهرستان بستان آباد - صندوق کارآفرینی امید

295- حمایت از خانوارهاي حاشیه نشین در راستاي حل مشکلات اقتصادي و ایجاد مشاغل پایدار؛ دغدغه اصلی صندوق استان

البرز - صندوق کارآفرینی امید

296- بازدید از طرح فرآوري و بسته بندي خشکبار و کره گیري از پسته در شهرستان رشتخوار - صندوق کارآفرینی امید

297- برگزاري جلسه مشترك مدیر صندوق کارآفرینی امید استان با سرپرست مجتمع دخانیات استان گیلان - صندوق کارآفرینی
امید

298- استان قم پایتخت فهما ایران/ رقابت مساجد کشور براي کسب عنوان پایتخت فرهنگ و هنر سال آتی - جوان آنلاین

299- ادارات اکثر خدمات را براي مراجعان خود به صورت غیرحضوري انجام دهند - برنا نیوز

300- منتخب سالن دارهاي سینما معرفی شد - برنا نیوز

301- چالش هاي مهم کارآفرینی در ایران کدامند؟ - ایسنا

302- پرداخت 44 هزار میلیارد ریال تسهیلات بانک ملی به بنگاه هاي کوچک - شبکه بانک و بیمه

303- 156 میلیارد تومان تسهیلات کرونا در آذربایجان غربی پرداخت شد - ایسنا

304- انتظار مردم ماکو براي احداث مجتمع پتروشیمی 6 ساله شد - خبرگزاري پتروشیمی ایران

305- 75 درصد برنامه هاي حرفه آموزي زندان هاي آذربایجان غربی طی امسال عملی شد - خبرگزاري فارس

306- مشکلی اساسی آذربایجان غربی در روند صدور مجوز کارآفرینی - ایسنا

307- جایگزینی قبوض الکترونیکی صدقات به جاي رسیدهاي سنتی - برنا نیوز

308- جزییات برگزاري امتحان مجدد براي دانشجویان آزاد - برنا نیوز



309- باید قانون توسعه و سرمایه گذاري در همه استان ها اجرا شود/ کاهش بیکاري با اجراي طرح بیمه اجتماعی در سراسر

کشور - برنا نیوز

310- سامانه تلفنی 4030 و سامانه خودارزیابی کرونا فعال می باشد - برنا نیوز

311- جزئیات ورود بسیج به غائله کرونا و گرانی ها - آخرین خبر

312- آگهی هاي استخدام برق 26 آبان 99 - برق نیوز

313- غربالگري 70 میلیون نفر توسط بسیج/ تشریح برنامه هاي هفته بسیج - تیتر 1

314- پرداخت 44 هزار میلیارد ریال تسهیلات بانک ملی به بنگاه هاي کوچک - شبستان

315- فضاي مجازي ایجاد بستري مناسب براي حضور فعال و موثر بچه هاي مسجد - شبستان

316- نهمین وبینار تخصصی در حوزه اشتغال و کارآفرینی توسط دانشگاه جامع علمی کاربردي واحد استان چهارمحال و

بختیاري برگزار شد - دانشگاه جامع علمی کاربردي

317- چرخ این کارگاه را زنان سرپرست خانوار می چرخانند - همشهري

318- ارتقاء کارآفرینی در هر منطقه مستلزم برقراري تعامل باکیفیت - باشگاه خبرنگاران جوان

319- معرفی 39 بسته براي گسترش کارآفرینی گیاهان دارویی - ایرنا

320- 30درصد آموزش هاي مهارتی استان بوشهر ''مجازي'' است - تسنیم

321- 125خانوار مددجو در سیرجان از چرخه حمایتی کمیته امداد خارج شدند - ایرنا

322- شیوه هاي مدیریت دفاع مقدس کمرنگ شده است/براي ما شهادت یعنی پیروزي - قم پرس

323- گفت وگوبا صاحبان کالا تا سرعت گیري ترخیص کالاها در بندرشهید رجایی - خبر فوري

324- 690 میلیارد ریال تسهیلات براي توسعه صنایع دریایی در بوشهر تصویب شد - ایرنا

325- برنامه 9 ماه دولت براي اقتصاد، یک شوخی است/ طرح یارانه کالاهاي اساسی به معیشت خانوارها کمک می کند - دانا

326- تعداد شاغلان معدنی به واسطه کاهش صدور پروانه بهره برداري کم شد - معدن نیوز

327- 200 هکتار بذرپاشی وَشَق در سطح مراتع شاهرود انجام شد - خبرگزاري مهر

328- عیار پایین طلاي سفید مانه و سملقان - خبرگزاري مهر

329- پرداخت 44 هزار میلیارد ریال تسهیلات بانک ملی به بنگاه هاي کوچک - بانکداري الکترونیک

330- زمان پرواز اولین تاکسی هوایی در تهران مشخص شد/ جابه جایی مسافر درون شهري این بار از طریق آسمان - نداي
اصفهان

331- سند حمایت از کودکان در رسانه هاي صوت و تصویر فراگیر منتشر می شود - پانا

332- تعیین مهلت 3ماهه پرداخت حق بیمه کارگران ساختمانی صحت ندارد/ اطلاع از سوابق بیمه اي با پیامک - اتحاد خبر

333- بسترسازي براي حمایت از خلاقیت و نوآوري دانشجویان دختر - ایسنا

334- رشد کارآفرینی نیازمند درهم تنیدگی دولت، دانشگاه و کارآفرینان است - ایسنا

335- رشد کارآفرینی نیازمند درهم تنیدگی دولت، دانشگاه و کارآفرینان است - بازار کار

336- بهترین سایت خرید فالوور ارزان از نظر کیفیت - برنا نیوز

337- «میراث مستنه» در مهدي شهر راه اندازي شد - برنا نیوز

338- اولین مرکز نوآوري تعاون در دولت دوازدهم تشکیل شد/شرکت هاي تعاونی تا 30 میلیارد تومان حمایت می شوند - برنا
نیوز



339- روایتی از طلبگی تا کارآفرینی در اراك - خبرگزاري فارس

340- دانشگاهها مهمترین مراکز جلب ایده هاي خلاقانه هستند - خبرگزاري مهر

341- زمان پرواز اولین تاکسی هوایی در تهران مشخص شد - شهر فردا

342- جوابیه وکیل پایه یک دادگستري درباره بازنشر مطلب پیرامون«کارخانه پوشش» در گیل خبر - گیل خبر

343- استاد دانشگاه: تغییر اقلیم باعث بروز پدیده مهاجران اقلیمی شده است - ایرنا

344- آموزش هاي مهارتی در حوزه شیلات گسترش می یابد - ایرنا

345- پست بانک لرستان 324 میلیارد ریال وام اشتغال روستایی پرداخت کرد - ایرنا

346- آغاز طرح شهید سلیمانی براي مقابله با کرونا در هفته بسیج - خبرگزاري اهل بیت

347- 375 کیلوگرم ژل رویال درقم استحصال شد - تابناك

348- اعلام برنامه هاي هفته جهانی کارآفرینی در البرز/ برگزاري وبینارهاي آموزشی با حضور چهره هاي شاخص - برنا نیوز

349- قوانین خوبی در حوزه کارآفرینی وضع شده اما اجرا نمی شود/کارآفرینان باید به عنوان بازیگران اصلی اقتصاد

حمایت شوند - برنا نیوز

350- نسخه تحریري با خودکار کتاب خیام به زودي رونمایی می شود - اقتصادگردان

351- غربالگري 70 میلیون نفر توسط بسیج/ اجراي طرح تکمیلی حاج قاسم سلیمانی - خبرگزاري دفاع مقدس

352- تجاري سازي محصولات و صنایع تبدیلی نیاز ضروري کشاورزي تیران - خبر فوري

353- حال ناخوش واحدهاي تولیدي کهگیلویه و بویراحمد / رئیس سازمان صمت دقیقاً کجایی؟ - کبنا نیوز

354- تسهیلات جدید به تعاونگران استان قزوین اختصاص یافت - آریا نیوز

355- ضرورت افزایش مشارکت اجتماعی و اقتصادي دختران دانشجو - کیوسک خبر

356- انتشار جدول امتیاز ترفیع اساتید دانشگاه آزاد - اخبار دانشگاهی

357- صادرات پاي مرغ به خاور دور - ایرنا

358- گرماتاب واقعی را بشناسید - آخرین خبر

359- 30 درصد نیروي کار شرکت هاي دانش بنیان کشور را زنان تشکیل می دهند - خبرگزاري قرآن

360- حضور مدیر صندوق کارآفرینی امید استان آذربایجان شرقی در مرکز سامد - صندوق کارآفرینی امید

361- دورنماي رابطه ایران و آمریکا پس از ترامپ - سوك

362- غربالگري 70 میلیون نفر توسط بسیج/ تشریح برنامه هاي هفته بسیج - خبرگزاري مهر

363- پاسخ خبرگزاري دولت به قالیباف درباره علت گرانی ها - آفتاب

364- رویداد کمند؛ گام مهمی براي افزایش مشارکت اجتماعی و اقتصادي دختران دانشجو - وزارت علوم تحقیقات و فناوري

365- ضرورت ورود صاحبان ایده در موضوعات اجتماعی/ دانشگاه ها و مراکز آموزش عالی؛ مهم ترین مراکز جلب ایده هاي

خلاقانه - وزارت علوم تحقیقات و فناوري

366- پرداخت 44 هزار میلیارد ریال تسهیلات بانک ملی ایران به بنگاه هاي اقتصادي کوچک و متوسط - آریا نیوز

367- امضاي تفاهم نامه همکاري میان بانک دي، سازمان اقتصادي کوثر و شرکت سرمایه گذاري شاهد - آریا نیوز

368- نیاز به استفاده از دانش و تخصص دانشگاهیان در ترویج تعاون - آریا نیوز

369- پرداخت مرحله دوم بسته حمایتی به هنرمندان صنایع دستی از سوي بنیاد کوثر - آریا نیوز



370- پرداخت مرحله دوم بسته حمایتی به هنرمندان صنایع دستی از سوي بنیاد کوثر - آریا نیوز

371- طلا به بالاترین سطح یک هفته اخیر رسید - کالا خبر

372- "فصل امید"نام امسال جشنواره تئاتر کودك همدان - روزنامه هگمتانه

373- صادرات پاي مرغ، دور ریختنی ارزآور - ایرنا

374- یک هزارو 900 یتیم شهرستان ري در طرح هرکارمند/حامی یک فرزند معنوي مورد حمایت قرار می گیرند - برنا نیوز

375- معرفی 39 بسته گسترش کارآفرینی حوزه گیاهان دارویی - ایسکا

376- بزرگداشت هفته جهانی کارآفرینی به صورت مجازي - موج

377- تشکیل قرارگاه محرومیت زدایی با محوریت اشتغال مهارت محور در البرز - آریا نیوز

378- کارآفرینی که دل به حمایت مسئولان نبست/ ایده جوان بشاگردي، مردم را شغل دار و کاسب کرد - باشگاه خبرنگاران
جوان

379- مسابقه کتاب و کتابخوانی برگزار می شود - روزنامه همدان پیام

380- ورشکستگی تولیدکنندگانی که دولت به آنها قول حمایت داده بود، پذیرفتنی نیست - خانه ملت

381- اولین صحبت هاي رضا حسینی درباره اعتصاب غذایش در مجلس - نامه نیوز

382- تجهیز مجتمع توانبخشی شهید رجایی قزوین پنج میلیارد تومان اعتبار نیاز دارد - برنا نیوز

383- دوره آموزشی ضابطین دادگستري براي محیط بانان گیلان برگزار شد - برنا نیوز

384- سرمایه گذاري 14 میلیارد دلاري در بخش بالادست زنجیره فولاد نیاز است - دنیاي معدن

385- زمان پرواز اولین تاکسی هوایی در تهران - جوان آنلاین

386- نماینده اعتصاب کننده مجلس: استعفا نمی دهم/ دست هایی در کار است که مردم ناراضی باشند - شفقنا

387- ورشکستگی تولیدکنندگانی که دولت به آنها قول حمایت داده بود، پذیرفتنی نیست - سلامت

388- اگر به خواسته هاي مردم بی توجهی شود اعتصاب آب را هم اضافه می کنم - اکو فارس

389- علت گرانی صنایع پلاستیکی چیست؟ - شعار سال

390- در بازدید معاون قضایی دادگستري فارس مشکلات 9 واحدي تولیدي و صنعتی سپیدان بررسی شد - میزان

391- قاچاق احشام و معیشت مرزنشینان در هرمزگان - خبرگزاري مهر

392- نبرد سنتی  ها و استارت  آپ                ها - اتاق بازرگانی تهران

393- ارسال 200 اثر به دبیرخانه طرح «کمند» دانشگاه لرستان - ایرنا

394- معرفی 39 بسته گسترش کارآفرینی حوزه گیاهان دارویی - باشگاه خبرنگاران جوان

395- محصولات بومی برندسازي شوند - شبستان

396- بیمه کوثر مالک یک درصد غول سنگ آهن خاورمیانه شد - آریا نیوز

397- پرداخت مرحله دوم بسته حمایتی به هنرمندان صنایع دستی از سوي بنیاد کوثر - بازار کار

398- انعقاد 38 تفاهم نامه همکاري با معین هاي اقتصادي در تربت حیدریه - بازار کار

399- ایجاد اشتغال پایدار در روستاها با توسعه مشاغل خانگی - بازار کار

400- قبوض الکترونیکی صدقات خانگی جایگزین رسید هاي سنتی شد - بازار کار

401- زمان پرواز اولین تاکسی هوایی در تهران مشخص شد - صراط نیوز

402- اقدام مثبت بانک مرکزي در چاپ اسکناس هاي جدید - ایبنا



403- بیمه کوثر مالک یک درصد غول سنگ آهن خاورمیانه شد - بانکداري ایرانی

404- اگر مشکل مردم شهرم حل نشود اعتصاب آب می کنم! - ناطقان

405- راهکار لغو تحریم ها - روزنامه صبح نو

406- ضرورت درك نو از زندگی و کار در قرن بیست و یکم - لیزنا

407- معرفی 39 بسته گسترش کارآفرینی حوزه گیاهان دارویی - فصل اقتصاد

408- نگاهی به کارآفرینی در حوزه گردشگري و گردشگري سبز - ایسنا

409- روایت تسنیم از کارآفرینی جوان سختکوش بشاگردي با 10 میلیون تومان/ از حمل کولبري مصالح تا صادرات محصول به

عمان - تسنیم

410- همسران مسئولان مخالف با حضور زنان کجا مشغول اند؟ - روز نو

411- زخم کاري کرونا بر تن بازار کسب و کار در میبد - قم پرس

412- معرفی 39 بسته گسترش کارآفرینی حوزه گیاهان دارویی - پانا

413- سرنوشت منطقه آزاد در مازندران - ایسنا

414- بابایی کارنامی : امروز شرمسار مردم ساري و میاندورد هستم / ساري به عنوان مرکز استان از توسعه عقب مانده است -
شمال نیوز

415- بابایی کارنامی : امروز شرمسار مردم ساري و میاندورد هستم / ساري به عنوان مرکز استان از توسعه عقب مانده است -
شمال نیوز

416- معرفی 39 بسته گسترش کارآفرینی حوزه گیاهان دارویی - ایسنا

417- نماینده اعتصاب کننده مجلس: استعفا نمی دهم /بعد از اعتصاب غذا، اعتصاب آب خواهم کرد - خبر آنلاین

418- راه اندازي سامانه مزیت سنجی شغلی در کمیته امداد خراسان شمالی - باشگاه خبرنگاران جوان

419- مدیرعامل شرکت الوان ثابت: کارکنید، یاد بگیرید، تجربه کنید - روزنامه همدان پیام

420- عزم قشم براي اتمام پروژه هاي نیمه تمام - فرینا

421- نماینده مجلس: اگر به خواسته هاي مردم بی توجهی شود اعتصاب آب را هم اضافه می کنم - آخرین خبر

422- تقویت حوزه هاي درمانی و آموزشی باهدف کشف استعدادهاي جامعه محلی قشم - فرینا

423- توضیحات آقاي نماینده درباره اعتصاب غذایش/ به خواست مردم بی توجهی شود، اعتصاب آب را هم اضافه می کنم -
اقتصاد نیوز

424- تجاري سازي محصولات و صنایع تبدیلی نیاز ضروري کشاورزي تیران - سپاهان نیوز

425- توزان رشته هاي تحصیلی در خمین 14 درصد افزایش یافت - ایرنا

426- "بیکاران" گرفتار در کوره راه بیمه بیکاري - عصر ایران

427- آموزش صنایع دستی به زندانیان در استان سمنان - میراث آریا

428- مواد اولیه تولید داخل نباید به صورت تحریمی به تولید کننده داده شود/40 هزار میلیارد بدهی خودروسازان به صنعت

قطعه سازي - دیار آفتاب

429- 800 هزار تن کالاهاي اساسی و 400 هزار تن مواد اولیه کارخانه ها ترخیص شد - دانا خبر

430- ضرورت حفاظت از بناهاي تاریخی در خرمشهر - باشگاه خبرنگاران جوان

431- ارسال 200 اثر به دبیرخانه طرح «کمند» در دانشگاه لرستان - ایسنا



432- تداوم اشتغال 12 هزار نفر با تسهیلات کرونایی بانک سامان - بانکداري ایرانی

433- اشتغال مددجویان زندانی خراسان شمالی به 70 درصد می رسد - ایرنا

434- تقویت حوزه هاي درمانی و آموزشی باهدف کشف استعدادهاي جامعه محلی قشم - خبر آنلاین

435- 434 هنرمند صنایع دستی بسته حمایتی دریافت کردند - ایرنا

436- نگاهی به جامعه ایران از دریچه نابرابري هاي اجتماعی - ایرنا

437- تجاري سازي محصولات و صنایع تبدیلی نیاز ضروري کشاورزي تیران - فصل اقتصاد

438- ماهیان زینتی، زینت بخش کویر قم - خبرگزاري صدا و سیما

439- خودکشی مرد بعد از قتل همسر و دوقلو هایش - پارسینه

440- تغییر در فدرال رزرو؟ - اقتصاد آنلاین

441- 10 هزار بسته کمک معیشتی به اقشار نیازمند تربت حیدریه اهدا شد - ایرنا

442- بانک ها موتور محرك واحدهاي تولیدي - ایرنا

443- گفت وگوبا صاحبان کالا تا سرعت گیري ترخیص کالاها در بندرشهید رجایی - ایرنا

444- رییس فدراسیون: گلف رشته گرانی نیست - کیوسک خبر

445- زخم کاري کرونا بر تن بازار کسب و کار در میبد - ایرنا

446- مردم می دوند و به پاي تورم نمی رسند - روزنامه خبر جنوب

447- دورنماي رابطه ایران و آمریکا پس از ترامپ از زبان میرسلیم - 55 آنلاین

448- ضرورت اعمال قانون و محدودیت در استفاده فرزندان از فضاي مجازي - ایرنا

449- 320 مجوز سرمایه گذاري صنعتی در چهارمحال و بختیاري صادر شد - ایرنا

450- تجاري سازي محصولات و صنایع تبدیلی نیاز ضروري کشاورزي تیران - ایرنا

451- 20000 سبد معیشتی توسط بسیج سازندگی خراسان رضوي توزیع می شود - تسنیم

452- زخم عمیق کرونا بر گردشگري سلامت آذربایجان غربی - ایرنا

453- رییس فدراسیون: گلف رشته گرانی نیست - ایرنا

454- قرار نیست میلیاردها تومان در مجلس هزینه یک تذکر محلی شود/ دولت بودجه مجلس را پرداخت می کند اما هیچ

اقدام موثري ندیدیم/ لاریجانی اجازه نمی داد مجلس از مسیر خارج شود - برنا نیوز

455- فیلترینگ یکی از موانع گسترش کسب وکارهاي نو شده است/براي کارآفرینی باید یک وزارتخانه مجزا تشکیل شود/

نمایندگان مجلس قوانین مربوط به کارآفرینی را به روز رسانی کنند - برنا نیوز

456- تعیین تکلیف روابط عمومی مجلس براي یک رسانه / نسبت به رانت هاي صنعت فولاد، سیمان، دارو، خودرو و... تیتر

بزنید - روزنامه اعتماد

457- گزارش// قوه قضائیه ماده 69 را نسخ می کند؛ دفاتر اسناد رسمی دیگر خرید و فروش نمی شوند؟ - تسنیم

458- قامت خمیده قالی دست باف در یزد - باشگاه خبرنگاران جوان

459- زندگی و معیشت مردم را نباید به کاخ سفید گره زد - رجانیوز

460- تداوم اشتغال 12 هزار نفر با تسهیلات کرونایی بانک سامان - اقتصاد تهران

461- میرسلیم درباره رابطه ایران و آمریکا پس از ترامپ چه می گوید؟ - خبر فوري

462- تعداد شاغلان معدنی کم شد - فصل اقتصاد



463- تعداد شاغلان معدنی کم شد - ایسنا

464- تداوم اشتغال 12 هزار نفر با تسهیلات کرونایی بانک سامان - اقتصاد طلایی

465- بازدید معاون اعتبارات و راهبري شعب بانک صنعت و معدن از صنایع استان فارس - اقتصاد طلایی

466-  قالیباف، رییس مجلس: گرانی ها به پاستور و بهارستان ربط دارد نه به جورجیا و آریزونا - روزنامه گیلان امروز

467-  معاون اقتصادي استانداري گیلان مطرح کرد: ضرب الاجل سه ماهه براي واحدهاي راکد شهرك صنعتی حسن رود -
روزنامه گیلان امروز

468-  راه اندازي سامانه جامع مزیت سنجی شغلی در گیلان - روزنامه گیلان امروز

469- پاي کرونا برگلوي گرد شگري فارس - روزنامه خبر جنوب

470- کارشناس شبکه چه وظایفی دارد؟ - فصل اقتصاد

471- رضا ضراب در خانه امن اف بی آي | مافیاي کاسبان تحریم با شیپور هم شناسایی نمی شوند - کبنا نیوز

472- خبرنگاران چشمان ناظر بر سند راهبردي همدان - روزنامه هگمتانه

473- خودکشی مرد بعد از قتل همسر و دوقلو هایش - باشگاه خبرنگاران جوان

474- کارشناس شبکه چه وظایفی دارد؟ - باشگاه خبرنگاران جوان

475- اخبار کوتاه - روزنامه مردم سالاري

476- برگزاري جشنواره ملی خلاقیت، نوآوري و کارآفرینی دانش آموزان با حمایت بانک ملی ایران - اقتصاد طلایی

477- کارآفرینی ذاتی است؟ - روزنامه دنیاي اقتصاد

478- آغاز اجراي حجره هاي نوآوري در بازار بزرگ تبریز - روزنامه دنیاي اقتصاد

479- احیاي 6 کارخانه راکد توسط 4 کارآفرین گلستانی/ کارخانه اي که ضایعات ندارد/ سوژه هاي خاص «جهش تولید» زیر

ذره بین خبرگزاري فارس - خبرگزاري فارس

480- اخبار - روزنامه خراسان

481- خودکشی مرد بعد از قتل همسر و دوقلوهاي بانمکش + عکس - رکنا

482- فرماندار آستارا خواستار ایجاد صندوق حمایت از تولیدات روستایی شد - روستا نیوز



 

غریب پور خبر داد: احیا و فعال سازي 157 معدن راکد از ابتداي امسال /

نخستین مجموعه معدنی فرآوري مس، در آستانه دریافت تسهیلات احیا از

روش جدید تامی

منبع: ماین نیوزشماره خبر:  1  |  تاریخ: 1399/08/26

رئیس هیات عامل ایمیدرو از احیاي 157 معدن طی هشت ماه امسال در قالب طرح احیا و فعال سازي معادن کوچک، خبر
داد. غریب پور گفت: این تعداد معدن تا 20 آبان ماه احیا شده است.

رئیس هیات عامل ایمیدرو از احیاي 157 معدن طی هشت ماه امسال در قالب طرح احیا و فعال سازي معادن کوچک، خبر داد.

 
غریب پور گفت: این تعداد معدن تا 20 آبان ماه احیا شده است. 

به گزارش ماین نیوز، خداداد غریب پور که به صورت ویدئوکنفرانس در جلسه پایش طرح احیا و فعال سازي معادن کوچک مقیاس
صحبت می کرد، افزود: خوشبختانه به رغم همه گیري بیماري کرونا، این نهالی که در سال گذشته کاشته شد، امروزه ثمرات قابل

 
توجهی داشته است و قابل مقایسه با سال قبل نیست. 

 
رئیس هیات عامل ایمیدرو گفت: براي سال جاري، احیاي 200 معدن در برنامه ایمیدرو پیش بینی شده است. 

وي با بیان اینکه از ابتداي اجراي طرح (ابتداي سال 98) تاکنون در مجموع 303 معدن در این طرح، احیا شده است، پیش بینی کرد

 
که با به روز آوري آماراستان هاي مختلف، تعداد معادن احیا شده بیش از پیش افزایش خواهد یافت. 

غریب پور، با یادآوري اینکه منافع طرح فوق متعلق به تمامی کشور است، اظهار داشت: با همکاري مجموعه اي از شرکت تهیه و تولید
مواد معدنی، صندوق بیمه سرمایه گذاري فعالیت هاي معدنی، بخش خصوصی، خانه معدن، اتاق بازرگانی و معاونت معدنی وزارت

 
صنعت معدن و تجارت، طرح در حال اجرا است. 

معاون وزیر صنعت معدن و تجارت در ادامه گفت: اکنون همگرایی بیشتري براي توجه به زیرساخت هاي معادن احیا شده نیز داریم

 
که این مهم با حضور همه اجزاي این طرح، قابل تحقق است. 

 
همکاري شرکت مس 

وي در ادامه سخنانش به همکاري شرکت ملی صنایع مس در تامین اعتبار براي احیاي معادن مس اشاره کرد و گفت: از محل 50
میلیارد تومانی که این شرکت براي طرح در نظر گرفته، اکنون با حمایت و ضمانت صندوق بیمه سرمایه گذاري فعالیت هاي معدنی،
نخستین مجموعه معدنی و فرآوري مس در آستانه جذب تسهیلات براي تامین زیرساخت برق و فعال شدن معادن اطراف واحدفرآوري

 
است. 

غریب پور ادامه داد: براي حوزه هاي سنگ آهن نیز شرکت هاي گل گهر، چادرملو و حتی فولاد مبارکه آماده همکاري هستند و
حاصل آن انتفاع چندجانبه براي معادن، اشتغال و همچنین تامین مواد اولیه شرکت هاي بزرگ است. 



از سوي دیگر سیدرضا عظیمی مجري طرح احیا و فعال سازي معادن کوچک مقیاس، با ارایه جزئیات عملکرد این طرح، گفت: از
ابتداي امسال، 701 معدن شناسایی و براي 223 معدن راهکار کلینیکی ارایه شده است. همچنین از 25 واحدي که امسال در برنامه

 
فعال سازي معادن قرار دارند، 12 واحد وارد برنامه ریزي، صدور مجوز، اجرایی و یا تامین ظرفیت خالی از طریق طرح، شده اند. 

در این جلسه ویدئوکنفرانسی وجیه ا... جعفري مدیر عامل تهیه و تولید مواد معدنی، محمد رضا بهرامن رییس خانه معدن، فرید
دهقانی مدیر عامل صندوق بیمه سرمایه گذاري فعالیت هاي معدنی حضور داشتند. جعفري گزارشی از اقدامات انجام شده طرح در
سطح استان ها، ارایه کرد. دهقانی نیز از آماده بودن ارایه تسهیلات به واحد فرآوري معدن مس با رکورد کوتاه ترین زمان ممکن،

توضیحاتی ارایه کرد.



برنامه هاي هفته کارآفرینی در فارس اعلام شد

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  2  |  تاریخ: 1399/08/26

با توجه به شیوع ویروس کرونا و لزوم رعایت اصول بهداشتی، تمام برنامه هاي هفته جهانی کارآفرینی در این استان از طریق
فضاي مجازي و به شکل غیرحضوري برگزار خواهد شد.

به گزارش گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از
شیراز، مدیر کارآفرینی و اشتغال اداره کل تعاون، کار و رفاه
اجتماعی فارس گفت: یکی از مهمترین اهداف برگزاري
رویداد هاي هفته جهانی کارآفرینی، تقویت اکوسیستم
کارآفرینی از طریق بالا بردن انگیزش کارآفرینانه در جامعه
به ویژه جوانان است تا عموم مردم براي راه اندازي کسب و

 
کار ترغیب شوند. 

مهروش جلالی ادامه داد: هفته جهانی کارآفرینی یکی از بزرگترین رویداد هاي هماهنگ جهانی براي ترویج و توسعه کارآفرینی است

 
که هر ساله در بازه زمانی 16 تا 22 نوامبر (26 آبان ماه تا 2 آذر) برگزار می شود. 

او افزود: بدین منظور برنامه هایی را با مشارکت همه ذینفعان و با هدف تقویت همکاري بین کارآفرینان، سرمایه گذاران،
سیاستگذاران، محققان و نهاد هاي پشتیبان کارآفرینی، در راستاي ایجاد و تقویت اکوسیستم هاي کارآفرینی اجرا می شود که به
ایجاد اشتغال، سرعت بخشیدن به نوآوري و رشد اقتصادي و همچنین شناخت بیشتر عوامل مرتبط با کارآفرینی از یکدیگر منجر

 
خواهد شد. 

مدیر کارآفرینی و اشتغال اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی فارس تصریح کرد: مراسم گرامیداشت این هفته به صورت همزمان و

 
هماهنگ در همه استان ها و همچنین در اکثر کشور هاي دنیا برگزار می شود. 

او بیان کرد: اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی فارس بنا بر رسالت و ماموریت هاي محوله، در سطح استان همگام با کشور نسبت به
بزرگداشت این هفته از طریق برگزاري رویداد هاي مختلف ترویجی نظیر کارگاه هاي آموزشی، جلسات نشست هاي تخصصی با
کارآفرینان و ارائه تجارب آنان، ارائه آموزش و مشاوره رایگان کارآفرینی، پخش کلیپ ها، فیلم ها و کافه کارآفرینی مجازي اقدام می

 
کند. 

جلالی ادامه داد: امسال با در نظر گرفتن شرایط موجود و شیوع بیماري کرونا و لزوم رعایت اصول بهداشتی، برنامه ریزي هاي لازم به
عمل آمده تا بزرگداشت این هفته، از طریق فضاي مجازي و به صورت غیرحضوري انجام شود و با اطلاع رسانی هاي لازم علاقه مندان

 
بتوانند رویداد هاي مذکور را در فضاي مجازي دنبال کنند. 

برنامه هاي هفته جهانی کارآفرینی در فارس او گفت: برنامه هاي این هفته در فارس در قالب برگزاري وبینار هاي آموزشی کارآفرینی،



جلسات و نشست هاي تخصصی کارآفرینی به همراه پرسش و پاسخ، معرفی کارآفرینان موفق استان و ارائه زندگینامه و تجربیات آنان،

 
نمایش فیلم هاي انگیزشی کارآفرینی، مشاوره هاي رایگان کارآفرینی و سایر برنامه هاي مرتبط خواهد بود. 

جلالی گفت: در این هفته با هماهنگی انجام شده از طریق ادارات شهرستانی، کانون کارآفرینی استان، انجمن صنفی دفاتر مشاوره
کارآفرینی و مجري سینما کارآفرینی برنامه هاي متنوع و با محتوایی در نظر گرفته شده که با در نظر گرفتن محدودیت هاي ایجاد
شده به واسطه شیوع بیماري کرونا تاکید بر مجازي بودن و نتیجه بخش بودن این آئین ها است و هدف اصلی آن ترویج و توسعه

 
فرهنگ کارآفرینی بین آحاد مردم و بویژه نوجوان و جوانان استان است. 

کارآفرینی لازمه بالندگی جوامع جلالی ادامه داد: در دنیاي امروز، جامعه در مسیر توسعه، حرکت رو به جلو و پرشتاب دارد که با
ایجاد بستر هاي لازم، منابع انسانی خود را به دانش و مهارت کارآفرینی مولد تجهیز کند تا آن ها با استفاده از این توانمندي

 
ارزشمند، سایر منابع جامعه و سازمان را به سوي ایجاد ارزش و حصول رشد و توسعه مدیریت و هدایت کنند. 

او با بیان اینکه امروزه که کار و فعالیت شکل تازه اي به خود گرفته، کار آفرینی و کار آفرینان نقش کلیدي در روند توسعه و پیشرفت
اقتصادي ایفاء می کند، گفت: تجارب کشور هاي موفق که امروز به توسعه یافتگی خود می بالند نشان از فعالیت هاي چشمگیر
کارآفرینان دارد و باید توجه داشت که کار آفرینان تنها به ایجاد فرصت شغلی جدید نمی پردازند بلکه با ساختار تفکر، تحرك و

 
فرهنگ لازم و با استفاده از خلاقیت، تولید ارزش می کنند. 

مدیر کارآفرینی و اشتغال اداره کل تعاون کار و رفاه اجتماعی فارس افزود: با توجه به اهمیت و نقش کارآفرینی در توسعه و با توجه به
مشکلات اقتصادي زیادي که ما در کشور با آن مواجه هستیم ترویج و اشاعه مفهوم کارآفرینی، بسترسازي براي فرهنگ حمایت از
کارآفرینی و مهمتر از همه تربیت افراد تحصیل کرده از اهمیت و ضرورت بالایی برخوردار است، چون اکنون افراد خلاق، نوآور و مبتکر
به عنوان کار آفرینان منشا تحولات بزرگی در زمینه هاي صنعتی، تولیدي و خدماتی شده اند که از آن ها به عنوان قهرمانان ملی و

 
کار آفرینان برترهم یاد می شود. 

جلالی هفته جهانی کارآفرینی را به عنوان یک رویداد بزرگ ارزیابی کرد و گفت: اهداف مهمی همچون تکریم از کار آفرینان از طریق
بیان و ارائه تلاش آنان در راستاي راه اندازي کسب و کار با استفاده از ایده هاي خلاقانه به عنوان الگو براي نسل جدید و روشن کردن
اذهان و افکار نوجوانان و جوانان با موضوع کارآفرینی و همچنین آشنایی اجزاي اکوسیستم کارآفرینی به منظورشناخت راه هاي کمک

به یکدیگر و امکان بهره گیري از تجارب و پتانسیل هاي هر یک از آنان را دنبال کرد.



احداث 50 گلخانه در شهرکرد

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  3  |  تاریخ: 1399/08/26

رئیس جهادکشاورزي شهرستان شهرکرد، از موافقت احداث 50 گلخانه در این شهرستان خبر داد.

به گزارش گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از
شهرکرد، فرهاد رفیعی رئیس جهادکشاورزي شهرستان
شهرکرد گفت: با درخواست احداث 50 واحد گلخانه اي به
وسعت 30 هکتار در این شهرستان موافقت شد و
متقاضیان احداث این واحدها، براي دریافت تسهیلات به

 
بانک هاي عامل معرفی شده اند. 

او افزود: هم اکنون 15 هکتار گلخانه در قالب تولید سبزي
و صیفی در استان با اشتغال یکصد و 50 نفر به صورت مستقیم فعال است و با اضافه شدن 50 هکتار گلخانه جدید در درست ساخت،

 
بدون شک در تولید محصولات گلخانه مرکز استان تحول ایجاد خواهد شد. 

 
بیشتر بخوانید 

- تولید سالانه یک میلیون شاخه گل آلسترومریا در اردل رفیعی اضافه کرد: سالانه حدود سه میلیون و 500 هزار قطعه گل شاخه

 
بریده از گلخانه هاي مرکز استان برداشت و به طور میانگین در هر مترمربع یکصد و 10 شاخه گل رز تولید می شود. 

او ادامه داد: گل رز تولیدي شهرستان در 10 رقم از نظر تنوع رنگ، به دلیل ارتفاع بالا از سطح دریا و شرایط آب و هوایی مناسب
تولید می شود.



میزان وام ازدواج در 7 ماهه امسال مشخص شد

منبع: اقتصاد نیوزشماره خبر:  4  |  تاریخ: 1399/08/26

مدیرکل اقتصادي بانک مرکزي گفت: تا پایان مهر امسال، 502 هزار و 400 فقره وام قرض الحسنه ازدواج به ارزش 26 هزار و
200 میلیارد تومان پرداخت شد.

 
میزان وام ازدواج در 7 ماهه امسال مشخص شد 

اقتصاد نیوز : مدیرکل اقتصادي بانک مرکزي گفت: تا پایان
مهر امسال، 502 هزار و 400 فقره وام قرض الحسنه ازدواج

 
به ارزش 26 هزار و 200 میلیارد تومان پرداخت شد. 

به گزارش اقتصاد نیوز به نقل از فارس: سجاد مهدي زاده مدیرکل اقتصادي بانک مرکزي در نشست معاون اول رئیس جمهور با
مدیران ارشد شبکه بانکی گفت: 21 هزار میلیارد تومان تسهیلات یارانه اي و قرض الحسنه، در ایام کرونا به 21 میلیون و 100 هزار

 
خانوار اعطا شد. 

مهدي زاده افزود: تا 20 آبان، به 357 هزار و 400 واحد کسب و کار با اشتغال 599 هزار و 800 نفر, 7 هزار و 430 میلیارد تومان

 
تسهیلات پرداخت شد. 

وي اضافه کرد: کل تسهیلات پرداختی بانک ها سال گذشته 975 هزار میلیارد تومان بود که در 6 ماهه نخست امسال, حدود 700

 
هزار میلیارد تومان پرداخت شد که در مقایسه با 6 ماهه نخست سال گذشته, رشد 60 درصدي داشت. 

مهدي زاده گفت: بخش هاي کشاورزي 7 و 2 دهم درصد، صنعت و معدن 30 و 5 دهم درصد، مسکن 5 و 7 دهم درصد، بازرگانی 20

 
و 3 دهم درصد و خدمات 35 و یک دهم درصد, از تسهیلات پرداختی را به خود اختصاص دادند. 

وي افزود: براي خرید تضمینی گندم تا کنون 10 هزار و 400 میلیارد تومان و براي ذخیره سازي مرغ منجمد هزار و 300 میلیدرد
تومان پرداخت شد که در مجموع 11 هزار و 700 میلیارد تومان به بحث خرید تضمینی در بخش کشاورزي و وابسته به آن پرداخت

 
شد. 

مهدي زاده ادامه داد: در سال 98 تعداد 18 هزار و 300 واحد، 25 هزار و 400 میلیارد تومان از تسهیلات تامین مالی در نظرگرفته

 
شده براي بنگاه هاي کوچک و متوسط برخوردار شدند. 

 
وي گفت: تا پایان مهر امسال، 502 هزار و 400 فقره وام قرض الحسنه ازدواج به ارزش 26 هزار و 200 میلیارد تومان پرداخت شد. 



مهدي زاده افزود: در بخش اشتعال پایدار روستایی 12 هزار و 400 میلیارد تومان تسهیلات پرداخت کردیم که به اشتغال 258 هزار
نفر منجر شد.



شایسته نیست خراسان جنوبی با ذخایر معدنی غنی استانی محروم نامیده شود

منبع: تسنیمشماره خبر:  5  |  تاریخ: 1399/08/26

گروه استان ها ـ استاندار خراسان جنوبی با اشاره به ذخایر معدنی غنی با کانیهاي متنوع استان گفت: شایسته نیست خراسان
جنوبی با چنین استعدادهایی، استانی محروم نامیده شود.

گروه استان ها ـ استاندار خراسان جنوبی با اشاره به ذخایر
معدنی غنی با کانیهاي متنوع استان گفت: شایسته نیست
خراسان جنوبی با چنین استعدادهایی، استانی محروم

 
نامیده شود. - اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از بیرجند، حمید ملانوري
شمسی شامگاه دوشنبه در نشست کاري با رئیس و معاونان
سازمان صنعت، معدن و تجارت و مدیر عامل شرکت
شهرك هاي صنعتی استان اظهار داشت: راه اندازي و
توسعه فروشگاه هاي اینترنتی و تلفنی باید در اولویت کار

 
سازمان صنعت، معدن و تجارت قرار گیرد. 

وي با بیان اینکه خراسان جنوبی می تواند در این زمینه نمونه و الگویی براي دیگر استان ها باشدبه تأکید رئیس جمهور براي توسعه
دولت الکترونیک، اشاره کرد و گفت: گسترش این زیرساخت براي دسترسی راحت تر به خدمات دولت در راستاي حفظ سلامت مردم

 
است. 

استاندار خراسان جنوبی بیان کرد: سازمان صنعت، معدن و تجارت باید با استفاده از ظرفیت کارشناسان و متخصصان حوزه هاي

 
مختلف براي تحقق این طرح همت گمارد. 

 
جدیدترین خبرها و تحلیل هاي ایران و جهان را در کانال تلگرامی تسنیم بخوانید. (کلیک کنید) 

ملانوري شمسی تأکید کرد: خراسان جنوبی می تواند اولین استانی باشد که سطح دسترسی مردم به کلیه خدمات را در بستر اینترنت

 
و تلفن فراهم می کند. 

استاندار خراسان جنوبی بیان کرد:عرضه کالا و خدمات در این بستر با محدودیت مواجه نیست و در این شرایط کرونایی، بهترین

 
موقعیت براي تأمین نیازهاي آحاد افراد جامعه است. 

وي سازمان صنعت، معدن و تجارت را به دلیل گستره کار و جامعه هدف از بخش هاي مهم برشمرد و گفت: تأمین نیازهاي آحاد افراد
جامعه به شکل عادلانه و در دسترس از مهمترین وظایف این حوزه است که اگر کوتاهی در آن رخ دهد، تضییع حق الناس شده است.



ملانوري شمسی از ذخایر معدنی غنی با کانی هاي متنوع استان گفت و اظهار داشت: شایسته نیست خراسان جنوبی با چنین

 
استعدادهایی، استانی محروم نامیده شود. 

وي افزود: اگر چه کاستی هایی در برخی حوزه ها در استان وجود دارد اما با مطالعه درست و بهره برداري مناسب از ذخیره هاي

 
معدنی می توان به رفع این نیازها اقدام کرد. 

استاندار خراسان جنوبی، خام فروشی را از مشکلات اساسی همه استان ها عنوان کرد و گفت: براي بهره برداري از ظرفیت هاي

 
مختلف استان باید صنعتی قوي داشته باشیم. 

ملانوري شمسی با اشاره به اقدام سازمان صنعت، معدن و تجارت در زمینه تدوین اطلس جامع صنعت و معدن استان گفت: این

 
اطلس باید به گونه اي تهیه گردد که علاقمندان را به سرمایه گذاري در حوزه هاي صنعت و معدن خراسان جنوبی ترغیب کنند. 

 
محصولات استراتژیک کشاورزي می توانند در توسعه استان خراسان جنوبی نقش آفرینی کنند 

 
90 درصد اصناف خراسان جنوبی تعطیلی بعد از ساعت 18 را پذیرفتند 

 
استاندار خراسان جنوبی: همه مردم باید در در اجراي کامل مصوبات ستاد کرونا همراهی کنند 

وي تصریح کرد: چنانچه سرمایه هاي داخلی براي بهره برداري از پتانسیل ها و فرآوري محصولات کفاف ندهد، لازم است از سرمایه

 
هاي بیرونی استفاده شود. 

استاندار خراسان جنوبی جذب سرمایه هاي بیرونی را هنر مدیریت خواند و گفت: سرمایه گذاري ها باید اشتغال ایجاد کند، به

 
درآمدزایی بینجامد و توسعه به همراه داشته باشد. 

وي با بیان اینکه استفاده از سرمایه گذاري هاي خارجی و خارج استان باید با رعایت صرفه و صلاح منطقه، صورت گیرد مرز را نیز

 
ظرفیت خوبی براي تجارت و بازرگانی استان برشمرد و گفت: با برنامه ریزي درست، می توان از این ظرفیت به خوبی بهره برد. 

ملانوري شمسی از متولیان امر خواست؛ راهکارهاي بهره برداري از ظرفیت هاي استان را جمع بندي نمایند تا موارد در پایتخت

 
پیگیري شود. 

وي با بیان اینکه با بسیج همه امکانات و شرایط باید انقلابی در حوزه صنعت و معدن استان رخ دهد.افزود:باید با برنامه هاي مدون و
بهره برداري از ذخایر معدنی و توسعه صنایع، رتبه هاي استان را ارتقاء دهیم.



بسیج براي مهار گرانی 2500 همیار نظارت معرفی کرد

منبع: روزنامه سیاست روزشماره خبر:  6  |  تاریخ: 1399/08/26

رئیس سازمان بسیج مستضعفین درباره کمک بسیج به مهار گرانی ها گفت: براي کمک به شبکه نظارتی سازمان حمایت مصرف

 
کنندگان 2500 همیار نظارت معرفی کردیم. 

سردار غلامرضا سلیمانی رئیس سازمان بسیج مستضعفین دیروز در نشست خبري به مناسبت هفته بسیج، اظهار داشت: چهل و یک
سال از عمر شجره طیبه بسیج می گذرد و این تشکیلات مردمی که در کره خاکی زمین تنها ملت ایران این افتخار را دارد چنین
تشکیلاتی را ایجاد کرده باشد، در مشکلات بزرگ به میدان آمده تا با تمام تلاش خود و کمک مردممان تهدیدات را به فرصت تبدیل

 
کند. 

وي با اشاره به همزمانی هفته بسیج امسال با شرایط شیوع ویروس کرونا و نقش آفرینی بسیج در مقابله با آن، اظهار داشت: بسیج در
دوران مقابله با کرونا رکوردهاي بسیار خوبی را بر جاي گذاشت و با نظارت وزارت بهداشت بیش از 70 میلیون نفر را غربالگري کند و
یا در زمینه تولید ماسک که در روزهاي اول مشکلاتی داشتیم، بسیج با تولید بیش از 17 میلیون ماسک در روز در کارگاه هاي

 
مختلف در کشور این مشکل را مرتفع کرد. 

سردار سلیمانی با اشاره به نهضت کمک مومنانه و مواسات در ایام شیوع ویروس کرونا، ادامه داد: در چهار مرحله نهضت کمک مومنانه
بیش از 10 میلیون و 150 هزار بسته معیشتی، بیش از 23 میلیون پرس غذاي گرم، 14 هزار جهیزیه و بیش از 5 میلیون و 336 هزار
بسته بهداشتی و ... توزیع شد. رئیس سازمان بسیج مستضعفین ادامه داد: در ادامه این نهضت، در 5 آذر هم 30 هزار جهیزیه را تقدیم
زوج هاي جوان خواهیم کرد و همچنین 500 هزار بسته معیشتی هم با رعایت کرامت افراد به نیازمندان تقدیم خواهد شد.وي با اشاره
به آغاز طرح جدید بسیج براي مقابله با کرونا، گفت: براي اجراي طرح تکمیلی مقابله با کرونا با نظارت وزارت بهداشت و درمان تفاهم
نامه اي منعقد شده که مهمترین ویژگی آن محله محور بودن و خانه پایه بودن آن است و گروه هایی در محلات مستقر خواهند شد

 
که با پشتیبانی 55 هزار پایگاه مقاومت، شناسایی و غربالگري بیماران را در تمام مراحل انجام خواهد شد. 

وي با اشاره به اینکه نهضت جهش تولید در بحث کشاورزي، دامپروري، نیروگاه هاي کوچک خورشیدي و موضوع اشتغال از دیگر
حوزه هایی است که توسط بسیج دنبال شده است، گفت: امسال در قالب تعاونی هاي مردمی بیش از 22 هزار تعاونی و صندوق را با
تسهیل گري بسیج راه اندازي کرده ایم که این صندوق ها یک میلیون عضو دارند. در ایجاد کارگاه هاي اقتصاد مقاومتی 1744 کارگاه

 
ایجاد شده و در راه اندازي بیش از 700 کارگاه هم تسهیل گري کرده ایم. 

رئیس سازمان بسیج مستضعفین با تاکید بر اینکه رشد خوبی را در گروه هاي جهادي داشته ایم به طوري که 42 هزار و 222 گروه
جهادي در اطلس گروه هاي جهادي سازمان بسیج ثبت شده است، عنوان کرد: امسال در مجموع 10238 پروژه محرومیت زدایی
برنامه ریزي کرده بودیم که تاکنون حدود 4900 پروژه آن تکمیل شده است.سردار سلیمانی درباره کمک بسیج به مهار گرانی ها
تصریح کرد: براي کمک به شبکه نظارتی سازمان حمایت در ابتدا 2500 همیار نظارت معرفی کردیم و بعد از آن نیز اعلام آمادگی
کردیم که درخواست 4000 نفر همیار را دادند. در موضوع کشف انبارهاي احتکار شده هم بسیج فعال بوده است و توانسته بسیاري از
این انبارها را کشف کند. قرار شد کمکی هم به وزارت جهاد کشاورزي بکنیم که در زمینه توزیع اقلام اساسی مورد نیاز مردم بسیج

 
اعلام آمادگی کرده است. 

وي افزود: با قوه قضاییه و نیروي انتظامی هم هماهنگی شده است و این گشت ها در حال انجام شده است و تقویت خواهند شد.



جهانگیري: حل مسایل کشور جز با تفاهم، انسجام و مشارکت ملی ممکن نیست

منبع: میزانشماره خبر:  7  |  تاریخ: 1399/08/26

معاون اول رییس جمهور با بیان اینکه مقام معظم رهبري بار ها بر راهبرد عزت، حکمت و مصلحت براي ارتباط و تعامل با
کشور هاي دیگر تأکید کرده اند، گفت: اگر در چنین مقطعی از این راهبرد استفاده نکنیم پس چه زمانی استفاده خواهیم

کرد. مسایل کشور با سوزاندن فرصت ها قابل حل نیست.

خبرگزاري میزان -اسحاق جهانگیري عصر امروز (دوشنبه) در جلسه با مدیران ارشد شبکه بانکی و بررسی عملکرد برنامه هاي
نظام بانکی در سال جهش تولید، با اشاره به تأکید رهبر معظم انقلاب مبنی بر ضرورت کمک به مسئولین دولت براي حل مسایل
کشور اظهار داشت: آیا شرایطی از این بدتر هم وجود دارد؟ برخی افراد که خیلی ادعا هم دارند فقط این جملات مقام معظم رهبري را
تکرار می کنند و تصور می کنند که دیگران متوجه عملکرد آن ها نیستند. هر یک از ما در دوران مسئولیت هاي مختلف خود کارنامه
اي داریم و عملکرد ما از حافظه مردم پاك نخواهد شد. اگر می خواهیم مسایل کشور و مشکلات مردم را حل کنیم جز از طریق

 
تفاهم، انسجام و مشارکت ملی قابل انجام نیست 

معاون اول رییس جمهور همچنین با بیان اینکه مقام معظم رهبري بار ها بر راهبرد عزت، حکمت و مصلحت براي ارتباط و تعامل با
کشور هاي دیگر تأکید کرده اند، گفت: اگر در چنین مقطعی از این راهبرد استفاده نکنیم پس چه زمانی استفاده خواهیم کرد. مسایل

 
کشور با سوزاندن فرصت ها قابل حل نیست.. 

وي با اشاره به تحریم ها و اینکه عده اي می گویند کشور همواره از ابتداي انقلاب تحت تحریم ها بوده است، خاطرنشان کرد: درست
است که از ابتداي انقلاب اسلامی تحت فشار و تحریم بوده ایم، اما تحریم ها با یکدیگر متفاوت هستند. تحریم هاي اخیر بسیار
متفاوت از تحریم هاي گذشته هستند و آمریکا و شخص ترامپ با تمام قدرت ایستادند تا اقتصاد ایران را دچار فروپاشی کنند و این

 
فشار ها تا حدي بود که حتی کشور هاي دیگر نتوانستند به تعهدات خود در مقابل ایران عمل کنند. 

 
- بیشتر بخوانید: 

- جلسه ستاد هماهنگی اقتصادي دولت به ریاست روحانی برگزار شد معاون اول رییس جمهور با یادآوري اینکه از اواخر سال گذشته
شرایط جدیدي تحت عنوان ویروس کرونا، بر کشور تحمیل شد تصریح کرد: بسیاري از کشور ها که داراي اقتصاد بزرگی هستند، در
مواجهه با بیماري کرونا به رشد منفی بالاي اقتصادي رسیدند و این مشکل براي ایران نیز صادق بود و ویروس کرونا ما را نیز با

 
مشکلات مختلف مواجه کرد که در وهله نخست سلامت مردم و سپس مسایل اقتصادي و اجتماعی را به همراه داشت. 

جهانگیري گفت: متأسفانه در این شرایط عده اي سعی دارند همواره مردم را در فضایی تاریک قرار دهند و نسل جوان را نسبت به
آینده کشور و سرنوشت خود نگران کنند. در این شرایط ما به دو جهت مسئولیت داریم که فشار ها را تحمل کنیم؛ از یک سو قبول
مسئولیت کرده ایم که کشور را از شرایط سخت عبور دهیم و از سوي دیگر ما به مردم و کشور علاقمند هستیم چرا که عده اي جان

 
خود را براي کشور داده اند و بهترین فرزندان این کشور براي حفاظت از این آب و خاك فدا شدند. 

معاون اول رییس جمهور با بیان اینکه ارزیابی اتفاقات اخیر و مواجهه کشور با پیچیدگی ها و فشار هاي متعدد نشان می دهد که



مسئولین اقتصادي کشور عملکرد خوبی داشته اند، خاطرنشان کرد: البته این به معناي عدم اشتباه نیست چرا که هر مسئول و مدیري
ممکن است بر اساس محاسبات و شرایط پیش رو دچار خطا و اشتباه شود که مهم این است که این اشتباهات از طریق نقد دلسوزانه

 
مطرح شود تا امکان اصلاح فراهم گردد. 

جهانگیري با تأکید بر اینکه باید حس دولت داري را در مردم تقویت کنیم گفت: یکی از بدترین اتفاقات در کشور تضعیف حس دولت

 
داري در مردم است و که باعث می شود مردم احساس کنند حاکمیت توان حمایت از آن ها را ندارد. 

معاون اول رییس جمهور افزود: عده اي نیز در داخل کشور تلاش می کنند که به جامعه القا کنند دولت ضعیف است و تصور می
کنند که اگر دولت را ضعیف و ناکارآمد جلوه دهند، مردم نگاه مثبتی به آن ها خواهند داشت، اما در حقیقت مردم آن ها را اصلاً به

 
حساب نمی آورند. 

جهانگیري در ادامه سخنان خود با تأکید بر ضرورت احیاء اعتماد مردم و تلاش در جهت مثبت شدن افکار عمومی نسبت به آینده
کشور اظهار داشت: ترامپ انسانی به معناي واقعی ظالم و زورگو است که تا آنجا که توانست به مردم ایران فشار وارد کرد و تحریم
هاي ظالمانه غیرانسانی به تعبیر خودشان جنگ اقتصادي بر ملت تحمیل کرد و سردار سلیمانی عزیز قهرمان ملی ما را به شهادت
رساند. وقتی چنین فردي در انتخابات ریاست جمهوري رأي نیاورد کاملاً طبیعی است که مردم ایران خوشحال شوند، اما این به آن

 
معنی نیست که شخص جدیدي که روي کار آمده باید فردي ممتاز و ویژه تلقی شود. 

معاون اول رییس جمهور ادامه داد: وقتی افکار عمومی تصور می کند که ممکن است در شرایط جدید تحریم ها از میان برداشته شود،
نگاه جامعه نسبت به آینده کشور مثبت می شود، اما متأسفانه عده اي از اینکه نظر مردم و افکار عمومی مثبت باشد ناراحت می شوند
و باورشان این است که این جریان ممکن است به نفع فلان گروه باشد. این افراد غافل هستند که مثبت شدن افکار عمومی جامعه به

 
نفع ملت ایران است. 

جهانگیري با تأکید بر اینکه باید براي حل مسایل کشور و مشکلات مردم متحد باشیم گفت: ایران کشوري ثروتمند است که از نیروي

 
انسانی قدرتمندي برخوردار است و با اتکا به این ظرفیت ها می تواند از پیچ هاي سخت عبور کرده و مسایل را پشت سر بگذارد. 

معاون اول رییس جمهور تصریح کرد: مهمترین موضوع این است که اجازه ندهیم از شرایط سختی که کشور و مردم در آن قرار دارند
براي تسویه حساب هاي سیاسی و جناحی استفاده شود، این ظلم به مردم است که در شرایطی که آن ها گرفتار معیشت و مشکلات
متعدد هستند ببینند برخی از مسئولین به جاي همنوایی و همکاري براي حل مشکلات، به دنبال آن هستند که از این فرصت علیه

 
دیگري استفاده کند. 

جهانگیري در بخش دیگري از سخنان خود از اقتصاد مقاومتی به عنوان مجموعه سیاست هایی مدبرانه و اجماعی براي حل مسایل
کشور یاد کرد و گفت: جهش تولید و اقتصاد مقاومتی دو موضوع مهمی است که چه تحریم باشیم و چه تحریم نباشیم نباید از دستور

 
کار خارج شود. 

معاون اول رییس جمهور با قدردانی از عملکرد نظام بانکی براي کمک به اجراي طرح هاي اقتصاد مقاومتی که منجر به تحولاتی نظیر
خودکفایی در تولید گندم شد، از نظام بانکی خواست در تحقق جهش تولید نیز تمام تلاش خود را به کار گیرند چرا که جهش تولید

 
هم مطالبه مقام معظم رهبري و هم یک نیاز اساسی کشور است. 



جهانگیري همچنین با اشاره به اینکه پرداخت تسهیلات قرض الحسنه یک میلیون تومانی به تمام خانوار ها بدون مراجعه افراد به
بانک یک شاهکار در نظام بانکی کشور بود، گفت: بر اساس گزار ش ها تأثیر این تسهیلات یک میلیون تومانی در زندگی مردم مثبت

 
بوده که امیدوارم دولت بتواند این گونه برنامه هاي حمایتی را استمرار بخشد. 

معاون اول رییس جمهور با قدردانی از بانک مرکزي در موضوع تأمین ارز افزود: بانک مرکزي مسئول تهیه ارز نیست، اما با مدیریت
دقیق منابع ارزي، اقدامات بسیار خوبی در تأمین ارز مورد نیاز کالا هاي اساسی و مواد اولیه کارخانه ها انجام داد که انتظار داریم این

 
رویه با جدیت بیشتر دنبال شود. 

جهانگیري با تأکید بر اهمیت بخش خدمات در اقتصاد کشور اظهار داشت: بخش خدمات 50 درصد تولید ناخالص داخلی و 50 درصد
اشتغال کشور را بر عهده دارد و در گزارش مرتبط با اشتغال سه ماهه دوم سال جاري که اعلام شده بود یک میلیون و 200 هزار نفر
به دلیل شرایط کرونایی بیکار شده اند، میزان بیکاري در بخش صنعت 40 هزار نفر، اما در بخش خدمات بیش از 800 هزار نفر بود

 
که لازم است براي حمایت از بخش خدمات طرحی ویژه تدوین شود. 

معاون اول رییس جمهور با اشاره به اینکه میزان سرمایه گذاري در کشور طی ده سال اخیر رشد منفی داشته و این موضوع براي
آینده کشور نگران کننده است، اظهار داشت: نظام بانکی می تواند براي حل این مشکل راهکار پیدا کند تا زمینه سرمایه گذاري در

 
کشور مهیا شود. 

جهانگیري اظهار داشت: شرایط اقتصادي کشور نیازمند آن است که نظام بانکی محکم پاي کار بایستد و تمام کسانی که شبکه بانکی
کشور را مورد نقد قرار می دهند، خود به خوبی می دانند که اقتصاد و معیشت مردم زمانی رونق پیدا خواهد کرد که نظام بانکی نقش

 
خود را به خوبی ایفا کند. 

جهانگیري در ادامه با اشاره به افتتاح طرح انتقال آب از خلیج فارس به سه استان کشور که اخیراً توسط رییس جمهور به بهره برداري
رسید، افزود: برخی بانک هاي عامل گلایه داشتند که با وجود مشارکت در تأمین مالی اجراي این طرح، نامی از آن ها برده نشده
است، اما بر اساس تجربه خود می گویم که بعید است طرح بزرگی در کشور اجرا شود بدون آنکه بانک ها در تأمین مالی آن نقش

 
نداشته باشند. 

معاون اول رییس جمهور با تأکید بر اهمیت نقش شبکه بانکی کشور در پیشبرد برنامه هاي اقتصادي گفت: نبض اقتصاد کشور باید
همواره توسط مجموعه اي متشکل از مدیران اقتصادي کشور کنترل شود تا از اتفاقات بد پیشگیري و براي اقداماتی که باید انجام

 
شود، بسترسازي کنند که چنین مسئولیت مهمی بر عهده بانک مرکزي است. 

جهانگیري افزود: بانک مرکزي وظایف و مسئولیت هاي سنگینی بر عهده دارد که کنترل نقدینگی، کنترل تورم و مراقبت از رشد
اقتصادي از جمله این وظایف است و به طور کلی تمامی شاخص هاي اقتصادي به نوعی وابسته به عملکرد بانک مرکزي و نحوه نظارت

 
ها و حمایت هاي این بانک است. 

معاون اول رییس جمهور با اشاره به گزارش رییس کل بانک مرکزي مبنی بر اعطاي 700 هزار میلیارد تومان تسهیلات در شش ماهه
نخست سال خاطرنشان کرد: وقتی این عدد را در مقابل بودجه دولت قرار می دهیم متوجه می شویم که عددي بسیار بزرگ و تعیین

 
کننده اي در اقتصاد کشور است که می تواند اقتصاد کشور را به حرکت وادار کند. 



جهانگیري در ادامه با بیان اینکه اقتصاد ایران با برخی مشکلات و بیماري هاي مزمن روبرو است که طی سال ها انباشته شده و درمان
نشده است، افزود: همه علاقمند هستند که اتکاء اقتصاد کشور از منابع طبیعی برداشته شود، اما در عمل هر گاه که درآمد هاي نفتی

 
کاهش پیدا کرده، اقتصاد کشور با مشکل مواجه شده است. 

معاون اول رییس جمهور دولتی بودن اقتصاد را از دیگر مسایل و مشکلات اقتصاد کشور برشمرد و اظهار داشت: متاسفانه در سال هاي
اخیر، اقتصاد کشور علاوه بر بیماري هاي مزمن ساختاري با تحریم هاي ظالمانه آمریکا و ویروس کرونا نیز مواجه شده است. حل
مسایل اقتصادي کشور همواره نیازمند تصمیمات جدي، شجاعانه و عالمانه بوده است تا بتواند اقتصاد را از این شرایط و مشکلات

 
مزمن خارج کند. 

جهانگیري در بخش پایانی سخنان خود با اشاره به ادغام بانک ها و موسسات اعتباري وابسته به نیرو هاي مسلح در بانک سپه افزود:
این موضوع یک نیاز بود و نیرو هاي مسلح نیز می خواستند از بانکداري خارج شوند. این ادغام یک مطالبه از سوي مقام معظم رهبري

 
نیز بود که پس از پیشنهاد رییس جمهور در سال 97 مورد موافقت ایشان قرار گرفت. 

وي خاطرنشان کرد: تا پیش از این اتفاق چنین تجربه اي در کشور وجود نداشت که پنج بانک و موسسه اعتباري در یک بانک ادغام
شود. هم ستاد کل نیرو هاي مسلح و هم بانک مرکزي در این زمینه عملکرد بسیار خوبی داشتند که باید صمیمانه از همه آن ها

 
تشکر کنیم. 

در این جلسه رییس کل بانک مرکزي نیز گزارشی از اقدامات انجام شده و برنامه هاي آتی بانک مرکزي براي پیشبرد اقتصاد کشور

 
ارائه کرد. 

مدیران عامل بانک هاي صادرات، اقتصاد نوین، سامان و ملی نیز به نمایندگی از سایر بانک هاي عامل به بیان دغدغه ها و نظرات خود

 
در این جلسه پرداختند. 

انتهاي پیام /



جهانگیري: اجازه ندهیم از شرایط سخت کشوربراي تسویه حساب هاي سیاسی

استفاده شود/متأسفانه عده اي از اینکه تحریم ها لغو شود ناراحت می شوند/

برخی افراد که خیلی ادعا هم دارند فقط جملات رهبري را تکرار می ...

منبع: روز نوشماره خبر:  8  |  تاریخ: 1399/08/26

معاون اول رییس جمهور با بیان اینکه مقام معظم رهبري بار ها بر راهبرد عزت، حکمت و مصلحت براي ارتباط و تعامل با
کشور هاي دیگر تأکید کرده اند، گفت: اگر در چنین مقطعی از این راهبرد استفاده نکنیم پس چه زمانی استفاده خواهیم

کرد. مسایل کشور با سوزاندن فرصت ها قابل حل نیست.

معاون اول رییس جمهور با بیان اینکه مقام معظم رهبري بار ها بر راهبرد عزت، حکمت و مصلحت براي ارتباط و تعامل با کشور
هاي دیگر تأکید کرده اند، گفت: اگر در چنین مقطعی از این راهبرد استفاده نکنیم پس چه زمانی استفاده خواهیم کرد. مسایل کشور

 
با سوزاندن فرصت ها قابل حل نیست. 

معاون اول رییس جمهور با بیان اینکه مقام معظم رهبري بار ها بر راهبرد عزت، حکمت و مصلحت براي ارتباط و تعامل با کشور هاي
دیگر تأکید کرده اند، گفت: اگر در چنین مقطعی از این راهبرد استفاده نکنیم پس چه زمانی استفاده خواهیم کرد. مسایل کشور با

 
سوزاندن فرصت ها قابل حل نیست. 

دکتر اسحاق جهانگیري در جلسه با مدیران ارشد شبکه بانکی و بررسی عملکرد برنامه هاي نظام بانکی در سال جهش تولید، با اشاره
به تأکید رهبر معظم انقلاب مبنی بر ضرورت کمک به مسئولین دولت براي حل مسایل کشور اظهار داشت: آیا شرایطی از این بدتر
هم وجود دارد؟ برخی افراد که خیلی ادعا هم دارند فقط این جملات مقام معظم رهبري را تکرار می کنند و تصور می کنند که
دیگران متوجه عملکرد آنها نیستند. هر یک از ما در دوران مسئولیت هاي مختلف خود کارنامه اي داریم و عملکرد ما از حافظه مردم
پاك نخواهد شد. اگر می خواهیم مسایل کشور و مشکلات مردم را حل کنیم جز از طریق تفاهم، انسجام و مشارکت ملی قابل انجام

 
نیست. 

وي با اشاره به تحریم ها و اینکه عده اي می گویند کشور همواره از ابتداي انقلاب تحت تحریم ها بوده است، خاطرنشان کرد: درست
است که از ابتداي انقلاب اسلامی تحت فشار و تحریم بوده ایم اما تحریم ها با یکدیگر متفاوت هستند. تحریم هاي اخیر بسیار متفاوت
از تحریم هاي گذشته هستند و آمریکا و شخص ترامپ با تمام قدرت ایستادند تا اقتصاد ایران را دچار فروپاشی کنند و این فشارها تا

 
حدي بود که حتی کشورهاي دیگر نتوانستند به تعهدات خود در مقابل ایران عمل کنند. 

معاون اول رییس جمهور با یادآوري اینکه از اواخر سال گذشته شرایط جدیدي تحت عنوان ویروس کرونا، بر کشور تحمیل شد
تصریح کرد: بسیاري از کشورها که داراي اقتصاد بزرگی هستند، در مواجهه با بیماري کرونا به رشد منفی بالاي اقتصادي رسیدند و
این مشکل براي ایران نیز صادق بود و ویروس کرونا ما را نیز با مشکلات مختلف مواجه کرد که در وهله نخست سلامت مردم و سپس

 
مسایل اقتصادي و اجتماعی را به همراه داشت. 

دکتر جهانگیري گفت: متأسفانه در این شرایط عده اي سعی دارند همواره مردم را در فضایی تاریک قرار دهند و نسل جوان را نسبت
به آینده کشور و سرنوشت خود نگران کنند. در این شرایط ما به دو جهت مسئولیت داریم که فشارها را تحمل کنیم؛ از یک سو قبول
مسئولیت کرده ایم که کشور را از شرایط سخت عبور دهیم و از سوي دیگر ما به مردم و کشور علاقمند هستیم چرا که عده اي جان

 
خود را براي کشور داده اند و بهترین فرزندان این کشور براي حفاظت از این آب و خاك فدا شدند. 

معاون اول رییس جمهور با بیان اینکه ارزیابی اتفاقات اخیر و مواجهه کشور با پیچیدگی ها و فشارهاي متعدد نشان می دهد که
مسئولین اقتصادي کشور عملکرد خوبی داشته اند، خاطرنشان کرد: البته این به معناي عدم اشتباه نیست چرا که هر مسئول و مدیري



ممکن است بر اساس محاسبات و شرایط پیش رو دچار خطا و اشتباه شود که مهم این است که این اشتباهات از طریق نقد دلسوزانه

 
مطرح شود تا امکان اصلاح فراهم گردد. 

دکتر جهانگیري با تأکید بر اینکه باید حس دولت داري را در مردم تقویت کنیم گفت: یکی از بدترین اتفاقات در کشور تضعیف حس

 
دولت داري در مردم است و که باعث می شود مردم احساس کنند حاکمیت توان حمایت از آنها را ندارد. 

معاون اول رییس جمهور افزود: عده اي نیز در داخل کشور تلاش می کنند که به جامعه القا کنند دولت ضعیف است و تصور می
کنند که اگر دولت را ضعیف و ناکارآمد جلوه دهند، مردم نگاه مثبتی به آنها خواهند داشت اما در حقیقت مردم آنها را اصلاً به حساب

 
نمی آورند. 

دکتر جهانگیري در ادامه سخنان خود با تأکید بر ضرورت احیاء اعتماد مردم و تلاش در جهت مثبت شدن افکار عمومی نسبت به
آینده کشور اظهار داشت: ترامپ انسانی به معناي واقعی ظالم و زورگو است که تا آنجا که توانست به مردم ایران فشار وارد کرد و
تحریم هاي ظالمانه غیرانسانی به تعبیر خودشان جنگ اقتصادي بر ملت تحمیل کرد و سردار سلیمانی عزیز قهرمان ملی ما را به
شهادت رساند. وقتی چنین فردي در انتخابات ریاست جمهوري رأي نیاورد کاملاً طبیعی است که مردم ایران خوشحال شوند اما این

 
به آن معنی نیست که شخص جدیدي که روي کار آمده باید فردي ممتاز و ویژه تلقی شود. 

معاون اول رییس جمهور ادامه داد: وقتی افکار عمومی تصور می کند که ممکن است در شرایط جدید تحریم ها از میان برداشته شود،
نگاه جامعه نسبت به آینده کشور مثبت می شود اما متأسفانه عده اي از اینکه نظر مردم و افکار عمومی مثبت باشد ناراحت می شوند
و باورشان این است که این جریان ممکن است به نفع فلان گروه باشد. این افراد غافل هستند که مثبت شدن افکار عمومی جامعه به

 
نفع ملت ایران است. 

دکتر جهانگیري با تأکید بر اینکه باید براي حل مسایل کشور و مشکلات مردم متحد باشیم گفت: ایران کشوري ثروتمند است که از
نیروي انسانی قدرتمندي برخوردار است و با اتکا به این ظرفیت ها می تواند از پیچ هاي سخت عبور کرده و مسایل را پشت سر

 
بگذارد. 

معاون اول رییس جمهور تصریح کرد: مهمترین موضوع این است که اجازه ندهیم از شرایط سختی که کشور و مردم در آن قرار دارند
براي تسویه حساب هاي سیاسی و جناحی استفاده شود، این ظلم به مردم است که در شرایطی که آنها گرفتار معیشت و مشکلات
متعدد هستند ببینند برخی از مسئولین به جاي همنوایی و همکاري براي حل مشکلات، به دنبال آن هستند که از این فرصت علیه

 
دیگري استفاده کند. 

دکتر جهانگیري در بخش دیگري از سخنان خود از اقتصاد مقاومتی به عنوان مجموعه سیاست هایی مدبرانه و اجماعی براي حل
مسایل کشور یاد کرد و گفت: جهش تولید و اقتصاد مقاومتی دو موضوع مهمی است که چه تحریم باشیم و چه تحریم نباشیم نباید از

 
دستور کار خارج شود. 

معاون اول رییس جمهور با قدردانی از عملکرد نظام بانکی براي کمک به اجراي طرح هاي اقتصاد مقاومتی که منجر به تحولاتی نظیر
خودکفایی در تولید گندم شد، از نظام بانکی خواست در تحقق جهش تولید نیز تمام تلاش خود را به کار گیرند چرا که جهش تولید

 
هم مطالبه مقام معظم رهبري و هم یک نیاز اساسی کشور است. 

دکتر جهانگیري همچنین با اشاره به اینکه پرداخت تسهیلات قرض الحسنه یک میلیون تومانی به تمام خانوارها بدون مراجعه افراد به
بانک یک شاهکار در نظام بانکی کشور بود، گفت: بر اساس گزار ش ها تأثیر این تسهیلات یک میلیون تومانی در زندگی مردم مثبت

 
بوده که امیدوارم دولت بتواند این گونه برنامه هاي حمایتی را استمرار بخشد. 

معاون اول رییس جمهور با قدردانی از بانک مرکزي در موضوع تأمین ارز افزود: بانک مرکزي مسئول تهیه ارز نیست اما با مدیریت
دقیق منابع ارزي، اقدامات بسیار خوبی در تأمین ارز مورد نیاز کالاهاي اساسی و مواد اولیه کارخانه ها انجام داد که انتظار داریم این

 
رویه با جدیت بیشتر دنبال شود. 

دکتر جهانگیري با تأکید بر اهمیت بخش خدمات در اقتصاد کشور اظهار داشت: بخش خدمات 50 درصد تولید ناخالص داخلی و 50
درصد اشتغال کشور را بر عهده دارد و در گزارش مرتبط با اشتغال سه ماهه دوم سال جاري که اعلام شده بود یک میلیون و 200
هزار نفر به دلیل شرایط کرونایی بیکار شده اند، میزان بیکاري در بخش صنعت 40 هزار نفر اما در بخش خدمات بیش از 800 هزار



 
نفر بود که لازم است براي حمایت از بخش خدمات طرحی ویژه تدوین شود. 

معاون اول رییس جمهور با اشاره به اینکه میزان سرمایه گذاري در کشور طی ده سال اخیر رشد منفی داشته و این موضوع براي
آینده کشور نگران کننده است، اظهار داشت: نظام بانکی می تواند براي حل این مشکل راهکار پیدا کند تا زمینه سرمایه گذاري در

 
کشور مهیا شود. 

دکتر جهانگیري اظهار داشت: شرایط اقتصادي کشور نیازمند آن است که نظام بانکی محکم پاي کار بایستد و تمام کسانی که شبکه
بانکی کشور را مورد نقد قرار می دهند، خود به خوبی می دانند که اقتصاد و معیشت مردم زمانی رونق پیدا خواهد کرد که نظام بانکی

 
نقش خود را به خوبی ایفا کند. 

دکتر جهانگیري در ادامه با اشاره به افتتاح طرح انتقال آب از خلیج فارس به سه استان کشور که اخیراً توسط رییس جمهور به بهره
برداري رسید، افزود: برخی بانک هاي عامل گلایه داشتند که با وجود مشارکت در تأمین مالی اجراي این طرح، نامی از آنها برده نشده
است اما بر اساس تجربه خود می گویم که بعید است طرح بزرگی در کشور اجرا شود بدون آنکه بانک ها در تأمین مالی آن نقش

 
نداشته باشند. 

معاون اول رییس جمهور با تأکید بر اهمیت نقش شبکه بانکی کشور در پیشبرد برنامه هاي اقتصادي گفت: نبض اقتصاد کشور باید
همواره توسط مجموعه اي متشکل از مدیران اقتصادي کشور کنترل شود تا از اتفاقات بد پیشگیري و براي اقداماتی که باید انجام

 
شود، بسترسازي کنند که چنین مسئولیت مهمی بر عهده بانک مرکزي است. 

دکتر جهانگیري افزود: بانک مرکزي وظایف و مسئولیت هاي سنگینی بر عهده دارد که کنترل نقدینگی، کنترل تورم و مراقبت از رشد
اقتصادي از جمله این وظایف است و به طور کلی تمامی شاخص هاي اقتصادي به نوعی وابسته به عملکرد بانک مرکزي و نحوه نظارت

 
ها و حمایت هاي این بانک است. 

معاون اول رییس جمهور با اشاره به گزارش رییس کل بانک مرکزي مبنی بر اعطاي 700 هزار میلیارد تومان تسهیلات در شش ماهه
نخست سال خاطرنشان کرد: وقتی این عدد را در مقابل بودجه دولت قرار می دهیم متوجه می شویم که عددي بسیار بزرگ و تعیین

 
کننده اي در اقتصاد کشور است که می تواند اقتصاد کشور را به حرکت وادار کند. 

دکتر جهانگیري در ادامه با بیان اینکه اقتصاد ایران با برخی مشکلات و بیماري هاي مزمن روبرو است که طی سال ها انباشته شده و
درمان نشده است، افزود: همه علاقمند هستند که اتکاء اقتصاد کشور از منابع طبیعی برداشته شود اما در عمل هر گاه که درآمدهاي

 
نفتی کاهش پیدا کرده، اقتصاد کشور با مشکل مواجه شده است. 

معاون اول رییس جمهور دولتی بودن اقتصاد را از دیگر مسایل و مشکلات اقتصاد کشور برشمرد و اظهار داشت: متاسفانه در سالهاي
اخیر، اقتصاد کشور علاوه بر بیماري هاي مزمن ساختاري با تحریم هاي ظالمانه آمریکا و ویروس کرونا نیز مواجه شده است. حل
مسایل اقتصادي کشور همواره نیازمند تصمیمات جدي، شجاعانه و عالمانه بوده است تا بتواند اقتصاد را از این شرایط و مشکلات

 
مزمن خارج کند. 

دکتر جهانگیري در بخش پایانی سخنان خود با اشاره به ادغام بانک ها و موسسات اعتباري وابسته به نیروهاي مسلح در بانک سپه
افزود: این موضوع یک نیاز بود و نیروهاي مسلح نیز می خواستند از بانکداري خارج شوند. این ادغام یک مطالبه از سوي مقام معظم

 
رهبري نیز بود که پس از پیشنهاد رییس جمهور در سال 97 مورد موافقت ایشان قرار گرفت. 

وي خاطرنشان کرد: تا پیش از این اتفاق چنین تجربه اي در کشور وجود نداشت که پنج بانک و موسسه اعتباري در یک بانک ادغام
شود. هم ستاد کل نیروهاي مسلح و هم بانک مرکزي در این زمینه عملکرد بسیار خوبی داشتند که باید صمیمانه از همه آنها تشکر

 
کنیم. 

در این جلسه رییس کل بانک مرکزي نیز گزارشی از اقدامات انجام شده و برنامه هاي آتی بانک مرکزي براي پیشبرد اقتصاد کشور

 
ارائه کرد. 

مدیران عامل بانک هاي صادرات، اقتصاد نوین، سامان و ملی نیز به نمایندگی از سایر بانک هاي عامل به بیان دغدغه ها و نظرات خود
در این جلسه پرداختند.



عبداالله مقاتلی مطلق: شروه خوانی ام در «نجلا» را دست کاري کردند

منبع: موسیقی ایرانیانشماره خبر:  9  |  تاریخ: 1399/08/26

مقاتلی مطلق می گوید بدون کسب اجازه؛ شروه خوانی اش را در سریال «نجلا» پخش کردند، صدایش را با کامپیوتر تغییر
داده و نامش را در تیتراژ هم نیاورده بودند اما او که از ماجرا باخبر می شود، به پخش صدایش رضایت می دهد و از شکایت

صرف نظر می کند. نوشته عبداالله مقاتلی مطلق: شروه خوانی ام در «نجلا» را دست ...

 عبداالله مقاتلی مطلق: شروه خوانی ام در «نجلا» را دست
کاري کردند مقاتلی مطلق می گوید بدون کسب اجازه؛ شروه خوانی اش را در سریال «نجلا» پخش کردند، صدایش را با کامپیوتر
تغییر داده و نامش را در تیتراژ هم نیاورده بودند اما او که از ماجرا باخبر می شود، به پخش صدایش رضایت می دهد و از شکایت

 
صرف نظر می کند. 

 
عبداالله مقاتلی مطلق 

مقاتلی مطلق می گوید بدون کسب اجازه؛ شروه خوانی اش را در سریال «نجلا» پخش کردند، صدایش را با کامپیوتر تغییر داده و
نامش را در تیتراژ هم نیاورده بودند اما او که از ماجرا باخبر می شود، به پخش صدایش رضایت می دهد و از شکایت صرف نظر می

 
کند. 

به نقل از ایلنا، پس از گذشت ده ماه از بحران کرونا؛ تولیدات موسیقی به صفر رسیده و کنسرت هایی که روزي منبع درآمد نوازندگان



به حساب می آمدند، به طورکامل تعطیل شده اند. فعالان این حوزه نیز با مصایب بسیار زندگی را ادامه می دهند، برخی آموزش می
دهند و بعضی هم مشغول فروش سازهاي شان هستند. در این میان وضعیت آنها که ساکن شهرستان ها و روستاها هستند، بدتر است.

 
اداره هاي ارشاد هم پولی ندارند تا به آنها کمک کنند. 

عبداالله مقاتلی مطلق (خواننده، نوازنده و موسس گروه شالو) از خطه جنوب و استان بوشهر است که به موسیقی و رسوم موسیقی
محور دیارش، توجهی ویژه دارد. او طی سال هاي فعالیتش؛ کنسرت هاي متعدد داخلی و خارجی برگزار کرده و در فستیوال هاي

 
مختلف حضور یافته است. 

مقاتلی مطلق در بخشی از صحبت هایش گفت: می خواهند بوشهر را به عنوان پایتخت کتاب ثبت کنند اما حرفم این است که بوشهر

 
پایتخت موسیقی است. 

 
همکاري شما با عوامل تولید سریال «نجلا» و اجراي شروه خوانی چگونه شکل گرفت؟ 

همکاري من با سریال «نجلا» ماجراي جالبی دارد که اغلب افراد از آن بی اطلاع هستند. واقعیتش این است که به دلیل مشغله کاري
و شخصی سریال هاي ایرانی را تماشا نمی کنم. تا اینکه مدتی قبل برخی دوستان در محل کار یا کوچه و خیابان به من می گفتند
صدایت در سریال شبانگاهی «نجلا» پخش می شود. من در پاسخ به آن ها می گفتم خیر چنین چیزي محال است و اگر قرار بود
صدایم در اثري تلویزیونی پخش شود، باید با من تماسی برقرار می کردند و از من اجازه می گرفتند. دوستان همچنان اصرار داشتند
که اشتباه نمی کنند و صدایم در سریال مورد استفاده قرار گرفته. در این باره از همسرم سوال کردم و گفتم مگر تو سریال را تماشا
می کنی؟ پاسخش مثبت بود. از او پرسیدم با مورد خاصی هم مواجه شدي؟! گفت بله فردي در سریال «شروه» می خواند! این شد که
همان روز به دیدن سریال نشستم و متوجه شدم بله؛ صداي من است که توسط کامپیوتر دستکاري شده و به صورت بم درآمده است!
این تغییر تا آنجا بود که خودم شک کرده بودم صداي من است یا خیر! البته تحریرها، تحریرهاي خودم بود اما صدا را به شدت تغییر

 
داده بودند. 

وقتی با واحد موسیقی بوشهر تماس گرفتم و از آقاي اکبر ابراهیمی خواستم صدا را توسط کامپیوتر به شکل اصلی برگرداند و ایشان
نیز این کار را انجام داد، گفتند صداي خودت است! سپس با تنظیم کننده گروه مان تماس گرفتم و ایشان نیز تایید کرد که صداي
من است. پس از آنکه مطمئن شدم، آهنگساز سریال را پیدا کردم. آقاي مسعود سخاوت دوست بود. درحالیکه خیلی گلایه مند بودم
به ایشان گفتم براي استفاده از صدایم کاش لااقل در جریانم می گذاشتید و اجازه می گرفتید درحالیکه حتی نامم را در تیتراژ نیاورده
اید! چنین اتفاقی به لحاظ قانونی قابل پیگیري است و خساراتی را براي عوامل دربرخواهد داشت. بعد موضوع را با احسان عبدي پور
که کارگردان سینما و از همشهري ها و رفقایم است، در میان گذاشتم. احسان که از دوستان آقاي سخاوت دوست است، گفت تند نرو
و خودمان موضوع را حل می کنیم. این شد که فایل اصلی را براي عوامل فرستادم و از همان شب (در سه قسمت آخر) نامم در تیتراژ

 
سریال درج شد. فایل اصلی نیز در قسمت آخر به طور کامل پخش شد. 

 
صاحب اصلی و حقیقی اثر شما هستید و در نهایت رضایت شما از اهم موضوعات است. 

همینطور است. درستش این بود که از ابتداي تولید مرا در جریان سریال می گذاشتند و قراردادي می نوشتند و سپس از من می
خواستند آثار مربوطه را به طور جداگانه در استودیو بخوانم. اینگونه بوده که آرشیوي از شروه خوانی هاي افراد مختلف را پیدا کرده اند
و از میان آن ها آثار مرا مناسب دیده اند و بی اجازه آن ها را پخش کرده اند. حتما می دانید زمانی که اثري به صداوسیما می رود
یعنی از فیلترهاي مربوطه رد شده و زمانی که به پخش می رسد نه تهیه کننده، نه کارگردان و نه دیگر عوامل نمی توانند تغییراتی را



در آن اعمال کنند؛ زیرا از حیطه اختیاراتشان خارج است. شما حساب کنید عوامل تولید سریال تا چه حد خارج از قاعده عمل کرده

 
اند که یک ساعت پس از تماس تلفنی من، در همان شب نامم را به تیتراژ افزوده اند! 

 
می توانستید از این اتفاق که نوعی سرقت ادبی و هنري محسوب می شود، شکایت کنید. 

اتفاقا انجمن موسیقی بوشهر گفت ما براي این کار آمادگی داریم و در صورت شکایت حدود سی، چهل میلیون تومان غرامت خواهی
گرفت، اما من نپذیرفتم. البته پس از این ماجرا با آقاي مسعود سخاوت دوست؛ دوست شدیم. ایشان جوان با استعدادي است و

 
کارهاي خوبی ارائه کرده است. 

یکی از ویژگی هاي سریال پرداختن به موسیقی جنوب و شروه خوانی هاي جنوبی و بوشهري است که در سکانس هاي پرتنش فضاي

 
مناسبی را ایجاد می کند. 

موافقم. با وجود شروه در سریال «نجلا»، آن رنگ و بوي محلی بودن در اثر بیشتر و پر رنگ تر شد، اما می توانستند از این امکان را
بیشتر و بهره ي بیشتري از آن ببرند. به آهنگساز هم گفتم در بسیاري مواقع می توانستی از موسیقی جنوب بهره بیشتري ببري. واقعا
اگر این همکاري از ابتدا وجود داشت، می توانستم بهتر راهنمایی اش کنم. به هرحال نقص هایی وجود دارد که با تعامل و مشورت

 
قابل حل بود. 

قاعده این است که آهنگسازان آثار سینمایی و تلویزیونی از وجود کارشناسان و موسیقی دانان موسیقی نواحی به عنوان مشاور بهره
ببرند. کما اینکه در سریال «پایتخت» این اتفاق افتاد و جلال محمدي (موسیقی دان و نوازنده و آهنگساز خطه مازندران) به عنوان

 
مشاور در کنار آهنگساز اثر (آریا عظیمی نژاد) بود. 

بله؛ این مشورت ها علاوه بر تولید و ارائه موسیقی درست هر منطقه، مخاطبان را در جریان موسیقی نواحی مختلف کشور قرار می
دهد و منجر به شنیده شدن آثار فولکوریک و محلی خواهد شد. پس از ماجراي سریال «نجلا» یکی دو پیشنهاد همکاري مطرح شده

 
که باید درباره آن ها تصمیم بگیرم. 

 
با وجود مشکلات به وجود آمده، از سریال «نجلا» چه بازخوردهایی گرفتید؟ 

حضور در پروژه «نجلا» با همه فراز و نشیب ها برایم انعکاس هاي گسترده و مورد توجهی داشته است. دوستان و همکارانم پس از

 
شنیدن شروه ها و پس از دیدن نامم در تیتراژ سریال با من تماس گرفتند و نظرات مثبتی نسبت به این اتفاق داشتند. 

 
حدود ده ماه است که درگیر کرونا هستیم. اعضاي گروه «شالو» طی این مدت چه فعالیت هایی داشت؟ 

استان بوشهر نیز مانند دیگر مناطق ایران درگیر بیماري کرونا است. بوشهر در حال حاضر که با شما حرف می زنم وضعیتش قرمز
است و فعلا در این سطح ثابت مانده است. متاسفانه باید بگویم موسیقی در بوشهر تعطیل است و حال حدود یک سال از این اوضاع
می گذرد. حتی اغراق نیست اگر بگویم دل و حوصله تمرین هم نداریم. واقعا چقدر باید تمرین کنیم وقتی نتیجه اي ندارد. تمرین
زمانی معنا دارد که سرانجامی داشته باشد در غیر اینصورت بچه ها از کار و زندگی می افتند. اما با همه اینها فعالیت هاي انفرادي به
قوت خود باقی است، منظورم تمرین و اجرا در جمع هاي کوچک است؛ وگرنه تمرینات و فعالیت هاي گروهی به طور مطلق در بوشهر

 
تعطیل است. 



 
بوشهر را پایتخت موسیقی ایران می دانند، اینکه موسیقی در این استان به طور کامل تعطیل است، اتفاق خوبی نیست. 

بله بوشهر پایتخت موسیقی ایران است اما می خواهند آن را به عنوان پایتخت کتاب ثبت کنند که در این زمینه نیز با شهرداري و
ارشاد مشکلاتی داریم. ارشاد و شهرداري پیشنهاد دادند که براي به سر انجام رسیدن این اتفاق ایده بدهیم و ما گفتیم چه ایده اي
وقتی خودتان در این باره جلسه برگزار می کنید! حرف مان این است که بوشهر پایتخت موسیقی است نه کتاب. نمی گویم کتاب و
کتابخوانی بد است اما مگر چند درصد از مردم این جامعه اهل مطالعه اند؟ این آمار را مقایسه کنید با تعداد علاقمندان موسیقی و آن
هایی که به طور سالانه براي شنیدن موسیقی منطقه ما به بوشهر می آیند. موضوع این است که هنرمندان بوشهر و دیگر مناطق
کشور مورد توجه مسئولان نیستند. چندي پیش جشنواره موسیقی جوان برگزار شد و طی آن حدود ده نفر از نوجوانان و جوانان
بوشهري در این رویداد رتبه هاي اول و دوم کسب کردند که اتفاق بسیار خوبی است. همه اینها در حالی است که نه اداره ارشاد و نه
موسسه فرهنگی هنري شهرداري و نه حوزه هنري از آن ها تقدیر نکرده اند، تا اینکه چند روز پیش یکی از کارگزاران بیمه از آن ها
تمجید کرد! این نوجوانان و جوانان سرمایه هاي ما هستند و اگر افتخاري کسب می کنند نه فقط براي خودشان که براي شهر و

 
دیارمان است. آیا نباید اداره ارشاد یا شهرداري و حوزه هنري در این زمینه پیشقدم شوند؟ 

 
از نحوه خدمات دهی ارشاد به فعالان موسیقی منطقه رضایت ندارید؟ 

 
راستش نظر دادن درباره این مسئله نسبی است، برخی از مسئولان خوب هستند و درباره نحوه برخورد برخی دیگر نظر مثبتی ندارم. 

 
حرف مسئولان ارشاد این است که براي خدمات دهی به اهالی موسیقی بودجه اي ندارند. 

این درست است و واقعا اداره هاي ارشاد و انجمن ها براي کمک به اهالی موسیقی بودجه کافی ندارند. من و اعضاي گروهم در چند
سال اخیر براي برگزاري کنسرت و حضور در فستیوال ها به کشورهاي متعددي دعوت شده ایم، و حرف مسئولان این است که هزینه
بلیت را باید خودتان بدهید! اتفاقا پیش از شیوع بیماري کرونا براي اجراي برنامه و کنسرت به کشورهاي سوئد و لهستان دعوت شده

 
بودیم. 

 
بحران کرونا مانع از این اتفاق شد؟ 

 
خیر؛ به ما گفتند پول بلیت و مخارج مربوطه را باید خودتان پرداخت کنید. 

 
به جز موسیقی شغل دیگري دارید؟ 

بله شغل اصلی من موسیقی نیست و کارم فعالیت در زمینه فرآورده هاي دریایی است، اما همه فعالان موسیقی منطقه اینگونه نیستند
و شغل دیگري جز موسیقی ندارند. اعضاي گروه خودم نمونه بارز این موضوع هستند. دو نفر از اعضا مشغول ساخت و فروش ساز
هستند. یکی دیگر کارمند است و دو نفر دیگر که شغلی جز موسیقی ندارند، روزهاي بسیار بدي را سپري می کنند. کلا آن ها که
شغلی جز موسیقی ندارند به طور کامل بیکار هستند زیرا اجرا و کنسرتی نیست و برنامه هاي ارگانی و اداري نیز تعطیل شده اند. مثلا
ما در عسلویه بسیار فعال بودیم و به طور سالانه در این منطقه اجراهاي متعددي داشتیم و دستمزدهاي خوبی نیز دریافت می کردیم

 
و به هرحال بچه ها تامین می شدند اما متاسفانه اجراي برنامه در عسلویه نیز تعطیل شد. 



 
ارشاد استان بوشهر و بخش هاي مرتبط، چه حد در جریان وضعیت بد اهالی موسیقی قرار گرفته و چه خدماتی ارائه داده اند؟ 

شاید در جریان باشید که صندوق اعتباري هنر، براي هنرمندان «هنر کارت» صادر کرده است. در همین راستا، مدتی قبل براي اعضا
نفري یک میلیون و پانصد هزارتومان واریز شده و گفته اند این واریزها در چند مقطع دیگر نیز تکرار می شود. به هرحال این اتفاقات
در صورت استمرار خوب است و مایه دلگرمی هنرمندان خواهد بود. شخصا این حرکت صندوق اعتباري هنر را دوست داشتم و آن را
اتفاقی مثبت و مفید می دانم. از طرفی حق بیمه هنرمندان به مدت سه ماه پرداخت شده است. خودم حق بیمه ام را به صورت یک
ساله پرداخت کرده بودم که سه ماه آن را عودت دادند. آنطور که شنیدم گویا در زمینه بیمه هاي تکمیلی نیز اتفاقات مثبتی در حال

 
رخ دادن است. اما این اتفاقات مثبت همه ماجرا نیست و مواردي را می بینم که تاسف برانگیز است. 

 
قرار بود ارشاد به هنرمندان وام اعطا کند. 

برخی افراد این وام را با مبلغ 14 میلیون تومان دریافت کرده اند. روزهاي گذشته نیز اعلام کردند وامی را با عنوان وام خود اشتغالی یا
اشتغال زایی به هنرمندان اعطا می کنند که امیدوارم صحت داشته باشد و به دست آن هایی که نیاز دارند، برسد. البته گویا این وام به

 
سرپرست گروه ها داده نمی شود و متعلق به آن هایی است که کارگاه دارند. 

 
اگر ناگفته اي هم مانده؟ 

چه می توان گفت جز اینکه دل مان براي موسیقی و اجرا و کنسرت بسیار تنگ شده است. درست است که شغل اصلی و منبع امرار
معاشم موسیقی نیست اما عمري را صرف موسیقی کرده ام و حال براي این هنر و مواجهه با مخاطبان بسیار دلتنگم.



خانه کتاب و ادبیات ایران پاتوق استارت آپ هاي حوزه کتاب می شود
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خانه کتاب و ادبیات ایران پاتوق استارت آپ هاي حوزه کتاب می شود 

ایبنا/به گفته مدیرعامل موسسه خانه کتاب و ادبیات ایران، دو طبقه از سراي اهل قلم به استارت آپ ها و فعالان این حوزه اختصاص

 
داده شده است و به زودي شاهد فعالیت استارتاپ ها در این موسسه خواهیم بود. 

نشست «نقش استارت آپ هاي حوزه کتاب در ارتقاي صنعت نشر» دوشنبه بیست وششم آبان ماه همزمان با سومین روز از بیست

 
وهشتمین دوره هفته کتاب جمهوري اسلامی ایران به صورت مجازي از سوي پژوهشگاه فرهنگ هنر و ارتباطات برگزار شد. 

در این نشست، ایوب دهقانکار، دبیر هفته کتاب و مدیرعامل موسسه خانه کتاب و ادبیات ایران؛ بهروز رسولی، دانش آموخته علم
اطلاعات و دانش شناسی پژوهشگاه علوم و فناوري اطلاعات ایران؛ داریوش مطلبی، معاون پژوهشی پژوهشگاه فرهنگ هنر و ارتباطات

 
و مهدي علیپور حافظی، استادیار دانشگاه علامه طباطبایی حضور داشتند. 

 
استارت آپ با مبناي علمی بهتر به فعالیت خود ادامه می دهد 

دهقانکار با اعلام اینکه در جایگاه وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی از راه اندازي استارت آپ ها حمایت می کند، گفت: در این زمینه باید
بررسی هاي لازم انجام شود تا مشخص شود کدام اقدامات را می توان به عنوان استارت آپ قبول کرد و کدام اقدامات شرایط لازم را
ندارد. به نظرم مهم ترین شاخصه اصلی براي اینکه کسب و کاري استارت آپ محسوب شود، تبدیل شدن به صنعت مستقل، درآمدزا

 
بودن و دانش بنیان بودن آن است. 

او افزود: صاحبان ایده استارت آپی باید بدانند که علوم تجربی در آن زمینه چه می گوید، در گذشته چه گفته شده است و امروز چه
گفته می شود. وقتی استارت آپ مبناي علمی داشته باشد بهتر می تواند به فعالیت خود ادامه دهد. همچنین به عنوان صاحب ایده
استارت آپی باید بدانیم که رواج این ایده به دلیل رواج سهولت دسترسی در مقایسه با کتاب فیزیکی نیست، البته این مساله مطرح
است. اگر هدف از کتاب خواندن را افزایش آگاهی بدانیم، افزایش آگاهی از طریق دریافت اطلاعات صورت می گیرد. دانشمندان علوم



شناختی درباره سبک یادگیري افراد مختلف تفاوت قائل هستند. به نظرم ضرورت دارد که جوانانی که وارد حوزه استارت آپ هاي
کتاب و نشر می شوند، درباره کتاب هایی که در این زمنیه نوشته شده است، اطلاعات به دست بیاورند. بنابراین دانش بنیان بودن

 
فرض و ایده اساسی براي راه اندازي استارت آپ است. 

دهقانکار با اعلام اینکه موسسه خانه کتاب و ادبیات ایران، در طی تفاهم نامه با معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري دو طبقه از
ساختمان سراي اهل قلم -طبقه سوم و چهارم- را به استارت آپ هاي فرهنگی اختصاص داده اند، بیان کرد: با چندین شتاب دهنده
در این حوزه جلساتی داشتیم و در کمتر از دو یا سه هفته آینده شتابدهنده به صورت عملیاتی مستقر خواهدشد تا این طبقات تبدیل

 
به پاتوق استارت آپ ها شود. 

 
دبیر هفته کتاب از تمام استارتاپ هاي فرهنگی که در حوزه کتاب و نشر فعالیت می کنند براي رجوع به این ساختمان دعوت کرد. 

 
 

 
استارت آپ به رشد بهینه صنعت کمک می کند 

مطلبی با اشاره به اینکه بحث استارت آپ ها همیشه در حوزه نشر مطرح بوده و منجر به سرمایه گذاري در این بخش شده است،
گفت: اهمیت این مساله به اهمیت کتاب و صنعت نشر باز می گردد. در سال ها و دهه هاي گذشته، کتاب مهم ترین کالاي فرهنگی

 
مورد توجه سیاستگذاران بود، به همین دلیل سرمایه گذاري هاي مختلفی در این حوزه اتفاق افتاده است. 

در ادامه، علیپور در ارائه تعریفی از استارتاپ حوزه کتاب و نشر، با اشاره به اینکه این حوزه با دایره وسیعی از مخاطبان در ارتباط
است، بیان کرد: خیلی از افراد به صورت مستقیم و غیرمستقیم در این حوزه حضور دارند. استارت آپ ها، اضافه کردن نوآوري به
بخشی از یک صنعت است تا آن نوآوري بتواند مسائل آن حوزه را حل کند. امروزه مفهوم استارت آپ با مفهوم فناوري ارتباط نزدیکی
دارد. این نوآوري به رشد بهینه صنعت کمک می کند و فعالان آن، عمدتا در حوزه هایی وارد می شوند که بتوانند اثرگذار باشند و

 
منبع درآمدي هم از عرصه خود کسب کنند. باید توجه داشت که یک استارت آپ الزاما نباید محصولی را ارائه کند. 

او با اشاره به اینکه استارت آپ هاي حوزه نشر نیازمند تخصص هستند، ادامه داد: تخصص هاي مختلفی از حوزه هاي مربوط به کسب
و کار، استفاده از دانش تخصصی، مارکتینگ و ... در این بخش فعال هستند. یکی از ابهام هاي استارت آپ در حوزه نشر همین مساله
است، چراکه افراد در یک حوزه تخصص دارند و می توانند به خوبی در آن فعالیت کنند، اما ابهامات درباره مسائلی که درباره آن

 
آگاهی ندارند، آنها را با مشکلاتی مواجه می کند. 

به گفته این استادیار دانشگاه علامه طباطبایی استارت آپ هاي حوزه نشر در مقایسه با سایر استارت آپ ها دامنه فعالیت کوچکتري
دارند. او افزود: کوچکی فعالیت استارت آپ هاي حوزه نشر، باعث محدودیت درآمدزایی آنها می شود. از دیگر مشکلات این حوزه، نبود

امکان بهره برداري از تمام تخصص هایی است که در شکل گیري و رشد استارت آپ نقش داشته اند. 



 
نخستین استارت آپ ها در حوزه نشر شکل گرفتند 

سخنران بعدي نشست رسولی بود. او شکل گیري استارت آپ ها را در نتیجه ابداع و کارآفرینی دانست که موجب پیداشدن راه حل
هاي جدید براي مشکلات خواهد شد و گفت: ریشه واژه استارت آپ به سال 2000 باز می گردد که اینترنت و کمپانی هاي دات کام

 
شکل گرفت و گسترش یافت، بنابراین استارت آپ به نوعی وابسته به تکنولوژي است و در اینترنت ریشه دارد. 

او در توضیح استارت آپ هاي حوزه نشر بیان کرد: استارتاپ هاي حوزه کتاب و نشر به شکل گیري ایده، ویراستاري، تولید کتاب در

 
چاپخانه یا اي.بوك، تهیه و تدوین، توزیع، تبلیغ و بازاریابی کتاب و هر چیزي از خلق ایده تا استفاده از کتاب گفته می شود. 

به گفته رسولی تمام ایده هاي نوآورانه اي که براي حل مشکلات صنعت نشر می تواند اتفاق بیفتد زیر مجموعه استارتاپ است. او
ادامه داد: یکی از نخستین استارت آپ هایی که شکل گرفت، مربوط به شرکت آمازون می شود که براي حل چالش ارسال و دریافت

 
کتاب آغاز به کار کرد. یعنی می توان شروع کار استارت آپ ها را در حوزه کتاب و نشر دانست. 

 
استارت آپ ها می توانند وابسته به اینترنت نباشند 

مطلبی با اشاره به اینکه تولید و استفاده از استارت آپ ها در ایران به سال هاي ابتدایی دهه 80 باز می گردد، گفت: استارت آپ ها
خصوصیاتی دارند که شکل گیري و فعالیت آن ها همواره با ترس و ریسک بالایی همراه است. استارت آپ ها معمولا مبتنی بر فناوري

 
روز هستند اما می توانند وابسته به اینترنت نباشند. 

 
در ایران در حوزه نشر 150 استارت آپ داریم 

علیپور درباره وضعیت استارت آپ هاي حوزه کتاب در ایران با تاکید بر اینکه باید توجه داشت که استارت آپ ها همیشه استارت آپ
باقی نمی مانند، گفت: استارت آپ در محدوده زمانی پنج سال نخست با این نام شناخته می شود، پس از آن تبدیل می شود به
شرکتی که می تواند از پس هزینه هاي خود برآید. همچنین باید توجه داشت که از هر 100 استارت آپ، 90 تا با شکست مواجه می
شوند. استارت آپ ها در بخشی از فرآیند تولید با هزینه هاي اندکی شکل می گیرند و وارد کسب و کار می شوند و اگر کسب و کار
این ایده ها را قبول داشته باشد، استارتاپ می تواند در آن حوزه رشد کند و این منوط به سودآور بودن استارت آپ در آن حوزه است.

به گفته علیپور در ایران در حوزه نشر کتاب 150 استارت آپ وجود دارد، او ادامه داد: در بررسی اولیه این استارت آپ ها متوجه
شدیم که تعدادي از آن ها رو به افول هستند و به تدریج از عرصه حذف می شوند. بزرگترین حوزه فعالیت استارت آپ ها در زمینه
نشر، در حوزه فروش و توزیع الکترونیک است. دومین دسته یعنی حدود 50 تا 55 استارت آپ در حوزه کتاب هاي الکترونیک فعالیت
می کنند. تعدادي از استارت آپ ها کتاب را به کتاب صوتی تبدیل می کنند و فایل صوتی کتاب را در دسترس افراد قرار می دهند و

 
تعداد محدودي در شبکه هاي اجتماعی براي دسترس پذیرکردن کتاب ها فعال شده اند. 

او ادامه داد: استارت آپ هاي حوزه کتاب وابستگی زیادي به فناوري هاي ارتباطی دارند و این نشان دهنده عرصه فعالیت این استارت
آپ ها است که مخاطبان 10 تا سه میلیون نفري دارند. تعداد مراجعین و مشتریان استارت آپ ها این هشدار را به ما می دهد که

 
فعالیت آن ها در محدوده معینی باقی مانده و بزرگ نشده است. 

رسولی با اشاره به اینکه فعالیت استارت آپ ها ذاتی چابک دارد که باید در بخش خصوصی انجام شود، گفت: در ایران بسیاري از
اقدامات دولتی بسیار زمان بر است به همین دلیل اکثر استارت آپ ها در حوزه خصوصی فعالیت می کنند. از طرفی در ایران بحث
قوانین مطرح است که هنوز در این حوزه تکمیل نشده است. همچنین اکثرا صاحبان کسب وکار در ایران به دنبال حل مشکلات

 
کاربران نیستند و بیشتر به منظور کسب درآمد فعالیت می کنند. 



 
همه بخش ها باید با هم هم افزایی داشته باشند 

دهقانکار در جمع بندي این نشست با تاکید به واژه هم افزایی گفت: در قدم نخست باید هم افزایی میان بخش هاي دولتی انجام شود.

سپس از بخش هاي خصوصی انتظار می روند که هم افزایی داشته باشند. هم افزایی این دو بخش شرط لازم است اما کافی نیست.
چیزي که منجر به کسب خروجی نهایی خواهدشد هم افزایی بخش دولتی و خصوصی است و این دو بخش هم باید با هم هم افزایی

 
داشته باشند. موسسه خانه کتاب و ادبیات ایران باید این مهم را انجام دهد. 

 
به پیج اینستاگرامی «آخرین خبر» بپیوندید 
instagram.com/akharinkhabar



آمریکا و شخص ترامپ با همه قدرت ایستادند تا اقتصاد ایران را دچار

فروپاشی کنند/ عده اي سعی دارند همواره مردم را در فضایی تاریک قرار

دهند
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معاون اول رییس جمهوري گفت: تحریم هاي اخیر بسیار متفاوت از تحریم هاي گذشته هستند و آمریکا و شخص ترامپ با
تمام قدرت ایستادند تا اقتصاد ایران را دچار فروپاشی کنند و این فشارها تا حدي بود که حتی کشورهاي دیگر نتوانستند به

تعهدات خود در مقابل ایران عمل کنند.

معاون اول رییس جمهوري: آمریکا و شخص ترامپ با همه
قدرت ایستادند تا اقتصاد ایران را دچار فروپاشی کنند/ عده
اي سعی دارند همواره مردم را در فضایی تاریک قرار دهند
معاون اول رییس جمهوري گفت: تحریم هاي اخیر بسیار
متفاوت از تحریم هاي گذشته هستند و آمریکا و شخص
ترامپ با تمام قدرت ایستادند تا اقتصاد ایران را دچار
فروپاشی کنند و این فشارها تا حدي بود که حتی
کشورهاي دیگر نتوانستند به تعهدات خود در مقابل ایران

 
عمل کنند. 

به گزارش برنا، به نقل از پایگاه اطلاع رسانی معاون اول رییس جمهوري، اسحاق جهانگیري عصر امروز (دوشنبه) در جلسه با مدیران
ارشد شبکه بانکی و بررسی عملکرد برنامه هاي نظام بانکی در سال جهش تولید، با اشاره به تأکید رهبر معظم انقلاب مبنی بر ضرورت
کمک به مسئولین دولت براي حل مسایل کشور اظهار داشت: آیا شرایطی از این بدتر هم وجود دارد؟ برخی افراد که خیلی ادعا هم
دارند فقط این جملات مقام معظم رهبري را تکرار می کنند و تصور می کنند که دیگران متوجه عملکرد آنها نیستند. هر یک از ما در
دوران مسئولیت هاي مختلف خود کارنامه اي داریم و عملکرد ما از حافظه مردم پاك نخواهد شد. اگر می خواهیم مسایل کشور و

 
مشکلات مردم را حل کنیم جز از طریق تفاهم، انسجام و مشارکت ملی قابل انجام نیست. 

وي با اشاره به تحریم ها و اینکه عده اي می گویند کشور همواره از ابتداي انقلاب تحت تحریم ها بوده است، خاطرنشان کرد: درست
است که از ابتداي انقلاب اسلامی تحت فشار و تحریم بوده ایم اما تحریم ها با یکدیگر متفاوت هستند. تحریم هاي اخیر بسیار متفاوت
از تحریم هاي گذشته هستند و آمریکا و شخص ترامپ با تمام قدرت ایستادند تا اقتصاد ایران را دچار فروپاشی کنند و این فشارها تا

 
حدي بود که حتی کشورهاي دیگر نتوانستند به تعهدات خود در مقابل ایران عمل کنند. 

معاون اول رییس جمهوري با یادآوري اینکه از اواخر سال گذشته شرایط جدیدي تحت عنوان ویروس کرونا، بر کشور تحمیل شد
تصریح کرد: بسیاري از کشورها که داراي اقتصاد بزرگی هستند، در مواجهه با بیماري کرونا به رشد منفی بالاي اقتصادي رسیدند و
این مشکل براي ایران نیز صادق بود و ویروس کرونا ما را نیز با مشکلات مختلف مواجه کرد که در وهله نخست سلامت مردم و سپس

 
مسایل اقتصادي و اجتماعی را به همراه داشت. 



جهانگیري گفت: متأسفانه در این شرایط عده اي سعی دارند همواره مردم را در فضایی تاریک قرار دهند و نسل جوان را نسبت به
آینده کشور و سرنوشت خود نگران کنند. در این شرایط ما به دو جهت مسئولیت داریم که فشارها را تحمل کنیم؛ از یک سو قبول
مسئولیت کرده ایم که کشور را از شرایط سخت عبور دهیم و از سوي دیگر ما به مردم و کشور علاقمند هستیم چرا که عده اي جان

 
خود را براي کشور داده اند و بهترین فرزندان این کشور براي حفاظت از این آب و خاك فدا شدند. 

معاون اول رییس جمهوري با بیان اینکه ارزیابی اتفاقات اخیر و مواجهه کشور با پیچیدگی ها و فشارهاي متعدد نشان می دهد که
مسئولین اقتصادي کشور عملکرد خوبی داشته اند، خاطرنشان کرد: البته این به معناي عدم اشتباه نیست چرا که هر مسئول و مدیري
ممکن است بر اساس محاسبات و شرایط پیش رو دچار خطا و اشتباه شود که مهم این است که این اشتباهات از طریق نقد دلسوزانه

 
مطرح شود تا امکان اصلاح فراهم گردد. 

جهانگیري با تأکید بر اینکه باید حس دولت داري را در مردم تقویت کنیم گفت: یکی از بدترین اتفاقات در کشور تضعیف حس دولت

 
داري در مردم است و که باعث می شود مردم احساس کنند حاکمیت توان حمایت از آنها را ندارد. 

معاون اول رییس جمهوري افزود: عده اي نیز در داخل کشور تلاش می کنند که به جامعه القا کنند دولت ضعیف است و تصور می
کنند که اگر دولت را ضعیف و ناکارآمد جلوه دهند، مردم نگاه مثبتی به آنها خواهند داشت اما در حقیقت مردم آنها را اصلاً به حساب

 
نمی آورند. 

جهانگیري در ادامه سخنان خود با تأکید بر ضرورت احیاء اعتماد مردم و تلاش در جهت مثبت شدن افکار عمومی نسبت به آینده
کشور اظهار داشت: ترامپ انسانی به معناي واقعی ظالم و زورگو است که تا آنجا که توانست به مردم ایران فشار وارد کرد و تحریم
هاي ظالمانه غیرانسانی به تعبیر خودشان جنگ اقتصادي بر ملت تحمیل کرد و سردار سلیمانی عزیز قهرمان ملی ما را به شهادت
رساند. وقتی چنین فردي در انتخابات ریاست جمهوري رأي نیاورد کاملاً طبیعی است که مردم ایران خوشحال شوند اما این به آن

 
معنی نیست که شخص جدیدي که روي کار آمده باید فردي ممتاز و ویژه تلقی شود. 

معاون اول رییس جمهوري ادامه داد: وقتی افکار عمومی تصور می کند که ممکن است در شرایط جدید تحریم ها از میان برداشته
شود، نگاه جامعه نسبت به آینده کشور مثبت می شود اما متأسفانه عده اي از اینکه نظر مردم و افکار عمومی مثبت باشد ناراحت می
شوند و باورشان این است که این جریان ممکن است به نفع فلان گروه باشد. این افراد غافل هستند که مثبت شدن افکار عمومی

 
جامعه به نفع ملت ایران است. 

جهانگیري با تأکید بر اینکه باید براي حل مسایل کشور و مشکلات مردم متحد باشیم گفت: ایران کشوري ثروتمند است که از نیروي

 
انسانی قدرتمندي برخوردار است و با اتکا به این ظرفیت ها می تواند از پیچ هاي سخت عبور کرده و مسایل را پشت سر بگذارد. 

معاون اول رییس جمهوري تصریح کرد: مهمترین موضوع این است که اجازه ندهیم از شرایط سختی که کشور و مردم در آن قرار
دارند براي تسویه حساب هاي سیاسی و جناحی استفاده شود، این ظلم به مردم است که در شرایطی که آنها گرفتار معیشت و
مشکلات متعدد هستند ببینند برخی از مسئولین به جاي همنوایی و همکاري براي حل مشکلات، به دنبال آن هستند که از این

 
فرصت علیه دیگري استفاده کند. 

جهانگیري در بخش دیگري از سخنان خود از اقتصاد مقاومتی به عنوان مجموعه سیاست هایی مدبرانه و اجماعی براي حل مسایل



کشور یاد کرد و گفت: جهش تولید و اقتصاد مقاومتی دو موضوع مهمی است که چه تحریم باشیم و چه تحریم نباشیم نباید از دستور

 
کار خارج شود. 

معاون اول رییس جمهوري با قدردانی از عملکرد نظام بانکی براي کمک به اجراي طرح هاي اقتصاد مقاومتی که منجر به تحولاتی
نظیر خودکفایی در تولید گندم شد، از نظام بانکی خواست در تحقق جهش تولید نیز تمام تلاش خود را به کار گیرند چرا که جهش

 
تولید هم مطالبه مقام معظم رهبري و هم یک نیاز اساسی کشور است. 

جهانگیري همچنین با اشاره به اینکه پرداخت تسهیلات قرض الحسنه یک میلیون تومانی به تمام خانوارها بدون مراجعه افراد به بانک
یک شاهکار در نظام بانکی کشور بود، گفت: بر اساس گزار ش ها تأثیر این تسهیلات یک میلیون تومانی در زندگی مردم مثبت بوده

 
که امیدوارم دولت بتواند این گونه برنامه هاي حمایتی را استمرار بخشد. 

معاون اول رییس جمهوري با قدردانی از بانک مرکزي در موضوع تأمین ارز افزود: بانک مرکزي مسئول تهیه ارز نیست اما با مدیریت
دقیق منابع ارزي، اقدامات بسیار خوبی در تأمین ارز مورد نیاز کالاهاي اساسی و مواد اولیه کارخانه ها انجام داد که انتظار داریم این

 
رویه با جدیت بیشتر دنبال شود. 

جهانگیري با تأکید بر اهمیت بخش خدمات در اقتصاد کشور اظهار داشت: بخش خدمات 50 درصد تولید ناخالص داخلی و 50 درصد
اشتغال کشور را بر عهده دارد و در گزارش مرتبط با اشتغال سه ماهه دوم سال جاري که اعلام شده بود یک میلیون و 200 هزار نفر
به دلیل شرایط کرونایی بیکار شده اند، میزان بیکاري در بخش صنعت 40 هزار نفر اما در بخش خدمات بیش از 800 هزار نفر بود که

 
لازم است براي حمایت از بخش خدمات طرحی ویژه تدوین شود. 

معاون اول رییس جمهوري با اشاره به اینکه میزان سرمایه گذاري در کشور طی ده سال اخیر رشد منفی داشته و این موضوع براي
آینده کشور نگران کننده است، اظهار داشت: نظام بانکی می تواند براي حل این مشکل راهکار پیدا کند تا زمینه سرمایه گذاري در

 
کشور مهیا شود. 

جهانگیري اظهار داشت: شرایط اقتصادي کشور نیازمند آن است که نظام بانکی محکم پاي کار بایستد و تمام کسانی که شبکه بانکی
کشور را مورد نقد قرار می دهند، خود به خوبی می دانند که اقتصاد و معیشت مردم زمانی رونق پیدا خواهد کرد که نظام بانکی نقش

 
خود را به خوبی ایفا کند. 

وي جهانگیري در ادامه با اشاره به افتتاح طرح انتقال آب از خلیج فارس به سه استان کشور که اخیراً توسط رییس جمهور به بهره
برداري رسید، افزود: برخی بانک هاي عامل گلایه داشتند که با وجود مشارکت در تأمین مالی اجراي این طرح، نامی از آنها برده نشده
است اما بر اساس تجربه خود می گویم که بعید است طرح بزرگی در کشور اجرا شود بدون آنکه بانک ها در تأمین مالی آن نقش

 
نداشته باشند. 

معاون اول رییس جمهوري با تأکید بر اهمیت نقش شبکه بانکی کشور در پیشبرد برنامه هاي اقتصادي گفت: نبض اقتصاد کشور باید
همواره توسط مجموعه اي متشکل از مدیران اقتصادي کشور کنترل شود تا از اتفاقات بد پیشگیري و براي اقداماتی که باید انجام

 
شود، بسترسازي کنند که چنین مسئولیت مهمی بر عهده بانک مرکزي است. 

جهانگیري افزود: بانک مرکزي وظایف و مسئولیت هاي سنگینی بر عهده دارد که کنترل نقدینگی، کنترل تورم و مراقبت از رشد



اقتصادي از جمله این وظایف است و به طور کلی تمامی شاخص هاي اقتصادي به نوعی وابسته به عملکرد بانک مرکزي و نحوه نظارت

 
ها و حمایت هاي این بانک است. 

معاون اول رییس جمهوري با اشاره به گزارش رییس کل بانک مرکزي مبنی بر اعطاي 700 هزار میلیارد تومان تسهیلات در شش
ماهه نخست سال خاطرنشان کرد: وقتی این عدد را در مقابل بودجه دولت قرار می دهیم متوجه می شویم که عددي بسیار بزرگ و

 
تعیین کننده اي در اقتصاد کشور است که می تواند اقتصاد کشور را به حرکت وادار کند. 

جهانگیري در ادامه با بیان اینکه اقتصاد ایران با برخی مشکلات و بیماري هاي مزمن روبرو است که طی سال ها انباشته شده و درمان
نشده است، افزود: همه علاقمند هستند که اتکاء اقتصاد کشور از منابع طبیعی برداشته شود اما در عمل هر گاه که درآمدهاي نفتی

 
کاهش پیدا کرده، اقتصاد کشور با مشکل مواجه شده است. 

معاون اول رییس جمهوري دولتی بودن اقتصاد را از دیگر مسایل و مشکلات اقتصاد کشور برشمرد و اظهار داشت: متاسفانه در سالهاي
اخیر، اقتصاد کشور علاوه بر بیماري هاي مزمن ساختاري با تحریم هاي ظالمانه آمریکا و ویروس کرونا نیز مواجه شده است. حل
مسایل اقتصادي کشور همواره نیازمند تصمیمات جدي، شجاعانه و عالمانه بوده است تا بتواند اقتصاد را از این شرایط و مشکلات

 
مزمن خارج کند. 

جهانگیري در بخش پایانی سخنان خود با اشاره به ادغام بانک ها و موسسات اعتباري وابسته به نیروهاي مسلح در بانک سپه افزود:
این موضوع یک نیاز بود و نیروهاي مسلح نیز می خواستند از بانکداري خارج شوند. این ادغام یک مطالبه از سوي مقام معظم رهبري

 
نیز بود که پس از پیشنهاد رییس جمهور در سال 97 مورد موافقت ایشان قرار گرفت. 

وي خاطرنشان کرد: تا پیش از این اتفاق چنین تجربه اي در کشور وجود نداشت که پنج بانک و موسسه اعتباري در یک بانک ادغام
شود. هم ستاد کل نیروهاي مسلح و هم بانک مرکزي در این زمینه عملکرد بسیار خوبی داشتند که باید صمیمانه از همه آنها تشکر

 
کنیم. 

در این جلسه رییس کل بانک مرکزي نیز گزارشی از اقدامات انجام شده و برنامه هاي آتی بانک مرکزي براي پیشبرد اقتصاد کشور

 
ارائه کرد. 

مدیران عامل بانک هاي صادرات، اقتصاد نوین، سامان و ملی نیز به نمایندگی از سایر بانک هاي عامل به بیان دغدغه ها و نظرات خود
در این جلسه پرداختند.



خانه کتاب و ادبیات ایران پاتوق استارت آپ هاي حوزه کتاب می شود

منبع: کتاب ایرانشماره خبر:  12  |  تاریخ: 1399/08/26

به گفته مدیرعامل موسسه خانه کتاب و ادبیات ایران، دو طبقه از سراي اهل قلم به استارت آپ ها و فعالان این حوزه
اختصاص داده شده است و به زودي شاهد فعالیت استارتاپ ها در این موسسه خواهیم بود.

نشست «نقش استارت آپ هاي حوزه کتاب در ارتقاي صنعت نشر» دوشنبه بیست وششم آبان ماه همزمان با سومین روز از

 
بیست وهشتمین دوره هفته کتاب جمهوري اسلامی ایران به صورت مجازي از سوي پژوهشگاه فرهنگ هنر و ارتباطات برگزار شد. 

در این نشست، ایوب دهقانکار، دبیر هفته کتاب و مدیرعامل موسسه خانه کتاب و ادبیات ایران؛ بهروز رسولی، دانش آموخته علم
اطلاعات و دانش شناسی پژوهشگاه علوم و فناوري اطلاعات ایران؛ داریوش مطلبی، معاون پژوهشی پژوهشگاه فرهنگ هنر و ارتباطات

 
و مهدي علیپور حافظی، استادیار دانشگاه علامه طباطبایی حضور داشتند. 

 
استارت آپ با مبناي علمی بهتر به فعالیت خود ادامه می دهد 

دهقانکار با اعلام اینکه در جایگاه وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی از راه اندازي استارت آپ ها حمایت می کند، گفت: در این زمینه باید
بررسی هاي لازم انجام شود تا مشخص شود کدام اقدامات را می توان به عنوان استارت آپ قبول کرد و کدام اقدامات شرایط لازم را
ندارد. به نظرم مهم ترین شاخصه اصلی براي اینکه کسب و کاري استارت آپ محسوب شود، تبدیل شدن به صنعت مستقل، درآمدزا

 
بودن و دانش بنیان بودن آن است. 

او افزود: صاحبان ایده استارت آپی باید بدانند که علوم تجربی در آن زمینه چه می گوید، در گذشته چه گفته شده است و امروز چه
گفته می شود. وقتی استارت آپ مبناي علمی داشته باشد بهتر می تواند به فعالیت خود ادامه دهد. همچنین به عنوان صاحب ایده
استارت آپی باید بدانیم که رواج این ایده به دلیل رواج سهولت دسترسی در مقایسه با کتاب فیزیکی نیست، البته این مساله مطرح
است. اگر هدف از کتاب خواندن را افزایش آگاهی بدانیم، افزایش آگاهی از طریق دریافت اطلاعات صورت می گیرد. دانشمندان علوم
شناختی درباره سبک یادگیري افراد مختلف تفاوت قائل هستند. به نظرم ضرورت دارد که جوانانی که وارد حوزه استارت آپ هاي
کتاب و نشر می شوند، درباره کتاب هایی که در این زمنیه نوشته شده است، اطلاعات به دست بیاورند. بنابراین دانش بنیان بودن

 
فرض و ایده اساسی براي راه اندازي استارت آپ است. 

دهقانکار با اعلام اینکه موسسه خانه کتاب و ادبیات ایران، در طی تفاهم نامه با معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري دو طبقه از
ساختمان سراي اهل قلم -طبقه سوم و چهارم- را به استارت آپ هاي فرهنگی اختصاص داده اند، بیان کرد: با چندین شتاب دهنده
در این حوزه جلساتی داشتیم و در کمتر از دو یا سه هفته آینده شتابدهنده به صورت عملیاتی مستقر خواهدشد تا این طبقات تبدیل

 
به پاتوق استارت آپ ها شود. 

 
دبیر هفته کتاب از تمام استارتاپ هاي فرهنگی که در حوزه کتاب و نشر فعالیت می کنند براي رجوع به این ساختمان دعوت کرد. 

 
استارت آپ به رشد بهینه صنعت کمک می کند 

مطلبی با اشاره به اینکه بحث استارت آپ ها همیشه در حوزه نشر مطرح بوده و منجر به سرمایه گذاري در این بخش شده است،



گفت: اهمیت این مساله به اهمیت کتاب و صنعت نشر باز می
گردد. در سال ها و دهه هاي گذشته، کتاب مهم ترین کالاي
فرهنگی مورد توجه سیاستگذاران بود، به همین دلیل سرمایه

 
گذاري هاي مختلفی در این حوزه اتفاق افتاده است. 

در ادامه، علیپور در ارائه تعریفی از استارتاپ حوزه کتاب و نشر،
با اشاره به اینکه این حوزه با دایره وسیعی از مخاطبان در ارتباط
است، بیان کرد: خیلی از افراد به صورت مستقیم و غیرمستقیم
در این حوزه حضور دارند. استارت آپ ها، اضافه کردن نوآوري به
بخشی از یک صنعت است تا آن نوآوري بتواند مسائل آن حوزه را

حل کند. امروزه مفهوم استارت آپ با مفهوم فناوري ارتباط نزدیکی دارد. این نوآوري به رشد بهینه صنعت کمک می کند و فعالان
آن، عمدتا در حوزه هایی وارد می شوند که بتوانند اثرگذار باشند و منبع درآمدي هم از عرصه خود کسب کنند. باید توجه داشت که

 
یک استارت آپ الزاما نباید محصولی را ارائه کند. 

او با اشاره به اینکه استارت آپ هاي حوزه نشر نیازمند تخصص هستند، ادامه داد: تخصص هاي مختلفی از حوزه هاي مربوط به کسب
و کار، استفاده از دانش تخصصی، مارکتینگ و ... در این بخش فعال هستند. یکی از ابهام هاي استارت آپ در حوزه نشر همین مساله
است، چراکه افراد در یک حوزه تخصص دارند و می توانند به خوبی در آن فعالیت کنند، اما ابهامات درباره مسائلی که درباره آن

 
آگاهی ندارند، آنها را با مشکلاتی مواجه می کند. 

به گفته این استادیار دانشگاه علامه طباطبایی استارت آپ هاي حوزه نشر در مقایسه با سایر استارت آپ ها دامنه فعالیت کوچکتري
دارند. او افزود: کوچکی فعالیت استارت آپ هاي حوزه نشر، باعث محدودیت درآمدزایی آنها می شود. از دیگر مشکلات این حوزه، نبود

 
امکان بهره برداري از تمام تخصص هایی است که در شکل گیري و رشد استارت آپ نقش داشته اند. 

 
نخستین استارت آپ ها در حوزه نشر شکل گرفتند 

سخنران بعدي نشست رسولی بود. او شکل گیري استارت آپ ها را در نتیجه ابداع و کارآفرینی دانست که موجب پیداشدن راه حل
هاي جدید براي مشکلات خواهد شد و گفت: ریشه واژه استارت آپ به سال 2000 باز می گردد که اینترنت و کمپانی هاي دات کام

 
شکل گرفت و گسترش یافت، بنابراین استارت آپ به نوعی وابسته به تکنولوژي است و در اینترنت ریشه دارد. 

او در توضیح استارت آپ هاي حوزه نشر بیان کرد: استارتاپ هاي حوزه کتاب و نشر به شکل گیري ایده، ویراستاري، تولید کتاب در

 
چاپخانه یا اي.بوك، تهیه و تدوین، توزیع، تبلیغ و بازاریابی کتاب و هر چیزي از خلق ایده تا استفاده از کتاب گفته می شود. 

به گفته رسولی تمام ایده هاي نوآورانه اي که براي حل مشکلات صنعت نشر می تواند اتفاق بیفتد زیر مجموعه استارتاپ است. او
ادامه داد: یکی از نخستین استارت آپ هایی که شکل گرفت، مربوط به شرکت آمازون می شود که براي حل چالش ارسال و دریافت

 
کتاب آغاز به کار کرد. یعنی می توان شروع کار استارت آپ ها را در حوزه کتاب و نشر دانست. 

 
استارت آپ ها می توانند وابسته به اینترنت نباشند 

مطلبی با اشاره به اینکه تولید و استفاده از استارت آپ ها در ایران به سال هاي ابتدایی دهه 80 باز می گردد، گفت: استارت آپ ها
خصوصیاتی دارند که شکل گیري و فعالیت آن ها همواره با ترس و ریسک بالایی همراه است. استارت آپ ها معمولا مبتنی بر فناوري

 
روز هستند اما می توانند وابسته به اینترنت نباشند. 



 
در ایران در حوزه نشر 150 استارت آپ داریم 

علیپور درباره وضعیت استارت آپ هاي حوزه کتاب در ایران با تاکید بر اینکه باید توجه داشت که استارت آپ ها همیشه استارت آپ
باقی نمی مانند، گفت: استارت آپ در محدوده زمانی پنج سال نخست با این نام شناخته می شود، پس از آن تبدیل می شود به
شرکتی که می تواند از پس هزینه هاي خود برآید. همچنین باید توجه داشت که از هر 100 استارت آپ، 90 تا با شکست مواجه می
شوند. استارت آپ ها در بخشی از فرآیند تولید با هزینه هاي اندکی شکل می گیرند و وارد کسب و کار می شوند و اگر کسب و کار
این ایده ها را قبول داشته باشد، استارتاپ می تواند در آن حوزه رشد کند و این منوط به سودآور بودن استارت آپ در آن حوزه است.

به گفته علیپور در ایران در حوزه نشر کتاب 150 استارت آپ وجود دارد، او ادامه داد: در بررسی اولیه این استارت آپ ها متوجه
شدیم که تعدادي از آن ها رو به افول هستند و به تدریج از عرصه حذف می شوند. بزرگترین حوزه فعالیت استارت آپ ها در زمینه
نشر، در حوزه فروش و توزیع الکترونیک است. دومین دسته یعنی حدود 50 تا 55 استارت آپ در حوزه کتاب هاي الکترونیک فعالیت
می کنند. تعدادي از استارت آپ ها کتاب را به کتاب صوتی تبدیل می کنند و فایل صوتی کتاب را در دسترس افراد قرار می دهند و

 
تعداد محدودي در شبکه هاي اجتماعی براي دسترس پذیرکردن کتاب ها فعال شده اند. 

او ادامه داد: استارت آپ هاي حوزه کتاب وابستگی زیادي به فناوري هاي ارتباطی دارند و این نشان دهنده عرصه فعالیت این استارت
آپ ها است که مخاطبان 10 تا سه میلیون نفري دارند. تعداد مراجعین و مشتریان استارت آپ ها این هشدار را به ما می دهد که

 
فعالیت آن ها در محدوده معینی باقی مانده و بزرگ نشده است. 

رسولی با اشاره به اینکه فعالیت استارت آپ ها ذاتی چابک دارد که باید در بخش خصوصی انجام شود، گفت: در ایران بسیاري از
اقدامات دولتی بسیار زمان بر است به همین دلیل اکثر استارت آپ ها در حوزه خصوصی فعالیت می کنند. از طرفی در ایران بحث
قوانین مطرح است که هنوز در این حوزه تکمیل نشده است. همچنین اکثرا صاحبان کسب وکار در ایران به دنبال حل مشکلات

 
کاربران نیستند و بیشتر به منظور کسب درآمد فعالیت می کنند. 

 
همه بخش ها باید با هم هم افزایی داشته باشند 

دهقانکار در جمع بندي این نشست با تاکید به واژه هم افزایی گفت: در قدم نخست باید هم افزایی میان بخش هاي دولتی انجام شود.

سپس از بخش هاي خصوصی انتظار می روند که هم افزایی داشته باشند. هم افزایی این دو بخش شرط لازم است اما کافی نیست.
چیزي که منجر به کسب خروجی نهایی خواهدشد هم افزایی بخش دولتی و خصوصی است و این دو بخش هم باید با هم هم افزایی

داشته باشند. موسسه خانه کتاب و ادبیات ایران باید این مهم را انجام دهد.



جهانگیري: باید از راهبرد تعامل استفاده کنیم؛ شرایطی از این بدتر هم وجود

دارد؟ برخی افراد که خیلی ادعا هم دارند فقط جملات رهبري را تکرار می

کنند و تصور می کنند دیگران متوجه عملکرد آنها نیستند

منبع: تدبیر شرقشماره خبر:  13  |  تاریخ: 1399/08/26

تدبیرشرق/معاون اول رییس جمهوري با بیان اینکه رهبر معظم انقلاب بارها بر راهبرد عزت، حکمت و مصلحت براي ارتباط و
تعامل با کشورهاي دیگر تأکید کرده اند، گفت: اگر در چنین مقطعی از این راهبرد استفاده نکنیم پس چه زمانی استفاده

خواهیم کرد، مسایل کشور با سوزاندن فرصت ها قابل حل نیست. اسحاق جهانگیري عصر ...

تدبیرشرق/معاون اول رییس جمهوري با بیان اینکه رهبر معظم انقلاب بارها بر راهبرد عزت، حکمت و مصلحت براي ارتباط و تعامل با
کشورهاي دیگر تأکید کرده اند، گفت: اگر در چنین مقطعی از این راهبرد استفاده نکنیم پس چه زمانی استفاده خواهیم کرد، مسایل

 
کشور با سوزاندن فرصت ها قابل حل نیست. 

اسحاق جهانگیري عصر امروز (دوشنبه) در جلسه با مدیران ارشد شبکه بانکی و بررسی عملکرد برنامه هاي نظام بانکی در سال جهش
تولید، با اشاره به تأکید رهبر معظم انقلاب مبنی بر ضرورت کمک به مسئولین دولت براي حل مسایل کشور اظهار داشت: آیا شرایطی
از این بدتر هم وجود دارد؟ برخی افراد که خیلی ادعا هم دارند فقط این جملات مقام معظم رهبري را تکرار می کنند و تصور می
کنند که دیگران متوجه عملکرد آنها نیستند. هر یک از ما در دوران مسئولیت هاي مختلف خود کارنامه اي داریم و عملکرد ما از
حافظه مردم پاك نخواهد شد. اگر می خواهیم مسایل کشور و مشکلات مردم را حل کنیم جز از طریق تفاهم، انسجام و مشارکت ملی

 
قابل انجام نیست. 

وي با اشاره به تحریم ها و اینکه عده اي می گویند کشور همواره از ابتداي انقلاب تحت تحریم ها بوده است، خاطرنشان کرد: درست
است که از ابتداي انقلاب اسلامی تحت فشار و تحریم بوده ایم اما تحریم ها با یکدیگر متفاوت هستند. تحریم هاي اخیر بسیار متفاوت
از تحریم هاي گذشته هستند و آمریکا و شخص ترامپ با تمام قدرت ایستادند تا اقتصاد ایران را دچار فروپاشی کنند و این فشارها تا

 
حدي بود که حتی کشورهاي دیگر نتوانستند به تعهدات خود در مقابل ایران عمل کنند. 

معاون اول رییس جمهوري با یادآوري اینکه از اواخر سال گذشته شرایط جدیدي تحت عنوان ویروس کرونا، بر کشور تحمیل شد
تصریح کرد: بسیاري از کشورها که داراي اقتصاد بزرگی هستند، در مواجهه با بیماري کرونا به رشد منفی بالاي اقتصادي رسیدند و
این مشکل براي ایران نیز صادق بود و ویروس کرونا ما را نیز با مشکلات مختلف مواجه کرد که در وهله نخست سلامت مردم و سپس

 
مسایل اقتصادي و اجتماعی را به همراه داشت. 

جهانگیري گفت: متأسفانه در این شرایط عده اي سعی دارند همواره مردم را در فضایی تاریک قرار دهند و نسل جوان را نسبت به
آینده کشور و سرنوشت خود نگران کنند. در این شرایط ما به دو جهت مسئولیت داریم که فشارها را تحمل کنیم؛ از یک سو قبول
مسئولیت کرده ایم که کشور را از شرایط سخت عبور دهیم و از سوي دیگر ما به مردم و کشور علاقمند هستیم چرا که عده اي جان

 
خود را براي کشور داده اند و بهترین فرزندان این کشور براي حفاظت از این آب و خاك فدا شدند. 



معاون اول رییس جمهوري با بیان اینکه ارزیابی اتفاقات اخیر و مواجهه کشور با پیچیدگی ها و فشارهاي متعدد نشان می دهد که
مسئولین اقتصادي کشور عملکرد خوبی داشته اند، خاطرنشان کرد: البته این به معناي عدم اشتباه نیست چرا که هر مسئول و مدیري
ممکن است بر اساس محاسبات و شرایط پیش رو دچار خطا و اشتباه شود که مهم این است که این اشتباهات از طریق نقد دلسوزانه

 
مطرح شود تا امکان اصلاح فراهم گردد. 

جهانگیري با تأکید بر اینکه باید حس دولت داري را در مردم تقویت کنیم گفت: یکی از بدترین اتفاقات در کشور تضعیف حس دولت

 
داري در مردم است و که باعث می شود مردم احساس کنند حاکمیت توان حمایت از آنها را ندارد. 

معاون اول رییس جمهوري افزود: عده اي نیز در داخل کشور تلاش می کنند که به جامعه القا کنند دولت ضعیف است و تصور می
کنند که اگر دولت را ضعیف و ناکارآمد جلوه دهند، مردم نگاه مثبتی به آنها خواهند داشت اما در حقیقت مردم آنها را اصلاً به حساب

 
نمی آورند. 

جهانگیري در ادامه سخنان خود با تأکید بر ضرورت احیاء اعتماد مردم و تلاش در جهت مثبت شدن افکار عمومی نسبت به آینده
کشور اظهار داشت: ترامپ انسانی به معناي واقعی ظالم و زورگو است که تا آنجا که توانست به مردم ایران فشار وارد کرد و تحریم
هاي ظالمانه غیرانسانی به تعبیر خودشان جنگ اقتصادي بر ملت تحمیل کرد و سردار سلیمانی عزیز قهرمان ملی ما را به شهادت
رساند. وقتی چنین فردي در انتخابات ریاست جمهوري رأي نیاورد کاملاً طبیعی است که مردم ایران خوشحال شوند اما این به آن

 
معنی نیست که شخص جدیدي که روي کار آمده باید فردي ممتاز و ویژه تلقی شود. 

معاون اول رییس جمهوري ادامه داد: وقتی افکار عمومی تصور می کند که ممکن است در شرایط جدید تحریم ها از میان برداشته
شود، نگاه جامعه نسبت به آینده کشور مثبت می شود اما متأسفانه عده اي از اینکه نظر مردم و افکار عمومی مثبت باشد ناراحت می
شوند و باورشان این است که این جریان ممکن است به نفع فلان گروه باشد. این افراد غافل هستند که مثبت شدن افکار عمومی

 
جامعه به نفع ملت ایران است. 

جهانگیري با تأکید بر اینکه باید براي حل مسایل کشور و مشکلات مردم متحد باشیم گفت: ایران کشوري ثروتمند است که از نیروي

 
انسانی قدرتمندي برخوردار است و با اتکا به این ظرفیت ها می تواند از پیچ هاي سخت عبور کرده و مسایل را پشت سر بگذارد. 

معاون اول رییس جمهوري تصریح کرد: مهمترین موضوع این است که اجازه ندهیم از شرایط سختی که کشور و مردم در آن قرار
دارند براي تسویه حساب هاي سیاسی و جناحی استفاده شود، این ظلم به مردم است که در شرایطی که آنها گرفتار معیشت و
مشکلات متعدد هستند ببینند برخی از مسئولین به جاي همنوایی و همکاري براي حل مشکلات، به دنبال آن هستند که از این

 
فرصت علیه دیگري استفاده کند. 

جهانگیري در بخش دیگري از سخنان خود از اقتصاد مقاومتی به عنوان مجموعه سیاست هایی مدبرانه و اجماعی براي حل مسایل
کشور یاد کرد و گفت: جهش تولید و اقتصاد مقاومتی دو موضوع مهمی است که چه تحریم باشیم و چه تحریم نباشیم نباید از دستور

 
کار خارج شود. 

معاون اول رییس جمهوري با قدردانی از عملکرد نظام بانکی براي کمک به اجراي طرح هاي اقتصاد مقاومتی که منجر به تحولاتی
نظیر خودکفایی در تولید گندم شد، از نظام بانکی خواست در تحقق جهش تولید نیز تمام تلاش خود را به کار گیرند چرا که جهش



 
تولید هم مطالبه مقام معظم رهبري و هم یک نیاز اساسی کشور است. 

جهانگیري همچنین با اشاره به اینکه پرداخت تسهیلات قرض الحسنه یک میلیون تومانی به تمام خانوارها بدون مراجعه افراد به بانک
یک شاهکار در نظام بانکی کشور بود، گفت: بر اساس گزار ش ها تأثیر این تسهیلات یک میلیون تومانی در زندگی مردم مثبت بوده

 
که امیدوارم دولت بتواند این گونه برنامه هاي حمایتی را استمرار بخشد. 

معاون اول رییس جمهوري با قدردانی از بانک مرکزي در موضوع تأمین ارز افزود: بانک مرکزي مسئول تهیه ارز نیست اما با مدیریت
دقیق منابع ارزي، اقدامات بسیار خوبی در تأمین ارز مورد نیاز کالاهاي اساسی و مواد اولیه کارخانه ها انجام داد که انتظار داریم این

 
رویه با جدیت بیشتر دنبال شود. 

جهانگیري با تأکید بر اهمیت بخش خدمات در اقتصاد کشور اظهار داشت: بخش خدمات 50 درصد تولید ناخالص داخلی و 50 درصد
اشتغال کشور را بر عهده دارد و در گزارش مرتبط با اشتغال سه ماهه دوم سال جاري که اعلام شده بود یک میلیون و 200 هزار نفر
به دلیل شرایط کرونایی بیکار شده اند، میزان بیکاري در بخش صنعت 40 هزار نفر اما در بخش خدمات بیش از 800 هزار نفر بود که

 
لازم است براي حمایت از بخش خدمات طرحی ویژه تدوین شود. 

معاون اول رییس جمهوري با اشاره به اینکه میزان سرمایه گذاري در کشور طی ده سال اخیر رشد منفی داشته و این موضوع براي
آینده کشور نگران کننده است، اظهار داشت: نظام بانکی می تواند براي حل این مشکل راهکار پیدا کند تا زمینه سرمایه گذاري در

 
کشور مهیا شود. 

جهانگیري اظهار داشت: شرایط اقتصادي کشور نیازمند آن است که نظام بانکی محکم پاي کار بایستد و تمام کسانی که شبکه بانکی
کشور را مورد نقد قرار می دهند، خود به خوبی می دانند که اقتصاد و معیشت مردم زمانی رونق پیدا خواهد کرد که نظام بانکی نقش

 
خود را به خوبی ایفا کند. 

وي جهانگیري در ادامه با اشاره به افتتاح طرح انتقال آب از خلیج فارس به سه استان کشور که اخیراً توسط رییس جمهور به بهره
برداري رسید، افزود: برخی بانک هاي عامل گلایه داشتند که با وجود مشارکت در تأمین مالی اجراي این طرح، نامی از آنها برده نشده
است اما بر اساس تجربه خود می گویم که بعید است طرح بزرگی در کشور اجرا شود بدون آنکه بانک ها در تأمین مالی آن نقش

 
نداشته باشند. 

معاون اول رییس جمهوري با تأکید بر اهمیت نقش شبکه بانکی کشور در پیشبرد برنامه هاي اقتصادي گفت: نبض اقتصاد کشور باید
همواره توسط مجموعه اي متشکل از مدیران اقتصادي کشور کنترل شود تا از اتفاقات بد پیشگیري و براي اقداماتی که باید انجام

 
شود، بسترسازي کنند که چنین مسئولیت مهمی بر عهده بانک مرکزي است. 

جهانگیري افزود: بانک مرکزي وظایف و مسئولیت هاي سنگینی بر عهده دارد که کنترل نقدینگی، کنترل تورم و مراقبت از رشد
اقتصادي از جمله این وظایف است و به طور کلی تمامی شاخص هاي اقتصادي به نوعی وابسته به عملکرد بانک مرکزي و نحوه نظارت

 
ها و حمایت هاي این بانک است. 

معاون اول رییس جمهوري با اشاره به گزارش رییس کل بانک مرکزي مبنی بر اعطاي 700 هزار میلیارد تومان تسهیلات در شش
ماهه نخست سال خاطرنشان کرد: وقتی این عدد را در مقابل بودجه دولت قرار می دهیم متوجه می شویم که عددي بسیار بزرگ و



 
تعیین کننده اي در اقتصاد کشور است که می تواند اقتصاد کشور را به حرکت وادار کند. 

جهانگیري در ادامه با بیان اینکه اقتصاد ایران با برخی مشکلات و بیماري هاي مزمن روبرو است که طی سال ها انباشته شده و درمان
نشده است، افزود: همه علاقمند هستند که اتکاء اقتصاد کشور از منابع طبیعی برداشته شود اما در عمل هر گاه که درآمدهاي نفتی

 
کاهش پیدا کرده، اقتصاد کشور با مشکل مواجه شده است. 

معاون اول رییس جمهوري دولتی بودن اقتصاد را از دیگر مسایل و مشکلات اقتصاد کشور برشمرد و اظهار داشت: متاسفانه در سالهاي
اخیر، اقتصاد کشور علاوه بر بیماري هاي مزمن ساختاري با تحریم هاي ظالمانه آمریکا و ویروس کرونا نیز مواجه شده است. حل
مسایل اقتصادي کشور همواره نیازمند تصمیمات جدي، شجاعانه و عالمانه بوده است تا بتواند اقتصاد را از این شرایط و مشکلات

 
مزمن خارج کند. 

جهانگیري در بخش پایانی سخنان خود با اشاره به ادغام بانک ها و موسسات اعتباري وابسته به نیروهاي مسلح در بانک سپه افزود:
این موضوع یک نیاز بود و نیروهاي مسلح نیز می خواستند از بانکداري خارج شوند. این ادغام یک مطالبه از سوي مقام معظم رهبري

 
نیز بود که پس از پیشنهاد رییس جمهور در سال 97 مورد موافقت ایشان قرار گرفت. 

وي خاطرنشان کرد: تا پیش از این اتفاق چنین تجربه اي در کشور وجود نداشت که پنج بانک و موسسه اعتباري در یک بانک ادغام
شود. هم ستاد کل نیروهاي مسلح و هم بانک مرکزي در این زمینه عملکرد بسیار خوبی داشتند که باید صمیمانه از همه آنها تشکر

 
کنیم. 

در این جلسه رییس کل بانک مرکزي نیز گزارشی از اقدامات انجام شده و برنامه هاي آتی بانک مرکزي براي پیشبرد اقتصاد کشور

 
ارائه کرد. 

مدیران عامل بانک هاي صادرات، اقتصاد نوین، سامان و ملی نیز به نمایندگی از سایر بانک هاي عامل به بیان دغدغه ها و نظرات خود
در این جلسه پرداختند.



پیش بینی ایجاد چهار هزار شغل با اجراي 92 پروژه جهش تولید در گیلان

منبع: تدبیر شرقشماره خبر:  14  |  تاریخ: 1399/08/26

تدبیرشرق/ارسلان زارع ظهر امروز (دوشنبه) پس از بازدید از روند اجراي دو پروژه جهش تولید در روستاي ضیابر شهرستان
صومعه سرا و سیاه اسطلخ شهرستان رشت، در گفت وگو با خبرنگاران اظهار داشت: در راستاي اجراي سیاست هاي راهبردي

اقتصاد مقاومتی ابلاغی از سوي رهبر معظم انقلاب و برنامه هاي دولت تدبیر و امید ...

تدبیرشرق/ارسلان زارع ظهر امروز (دوشنبه) پس از بازدید از روند اجراي دو پروژه جهش تولید در روستاي ضیابر شهرستان صومعه
سرا و سیاه اسطلخ شهرستان رشت، در گفت وگو با خبرنگاران اظهار داشت: در راستاي اجراي سیاست هاي راهبردي اقتصاد مقاومتی
ابلاغی از سوي رهبر معظم انقلاب و برنامه هاي دولت تدبیر و امید براي تحقق شعار جهش تولید، اقدامات خوبی در استان انجام شده

 
است. 

وي به تعریف 92 پروژه جهش تولید در گیلان اشاره و خاطرنشان کرد: از این میزان، عملیات اجرایی 68 پروژه آغاز شده و با اقدامات

 
حمایتی صورت گرفته از سوي دولت و معرفی به بانک ها براي دریافت تسهیلات، شاهد روند مثبتی در این ارتباط هستیم. 

نماینده عالی دولت در گیلان با بیان اینکه برخی از واحدهاي جهش تولید در راستاي تأمین مواد اولیه موردنیاز شرکت هاي دیگر
فعالیت دارند، گفت: براي اجرایی شدن پروژه هاي جهش تولید گیلان، یک هزار و 200 میلیارد تومان اعتبار پیش بینی و تأمین شده

 
که کارآفرینان پس از انجام فرآیند صدور مجوزها به بانک هاي عامل، معرفی شده و می شوند. 

وي ابراز امیدواري کرد که بیشتر 68 پروژه از 92پروژه جهش تولید تا پایان سال جاري و تعداد باقیمانده نیز تا فصل بهارسال آینده به

 
اتمام برسند و وارد چرخه تولید شوند. 

استاندار گیلان همچنین به پیش بینی ایجاد بالغ بر چهار هزار نفر اشتغال در پروژه هاي جهش تولید اشاره کرد و گفت: تأکید کرده

 
ام براي پویایی هرچه بیشتر، از جوانان علاقمند به فعالیت در این مجموعه ها بهره گرفته شود. 

استاندار گیلان امروز از یک کشتارگاه مرغ در حال احداث در منطقه ضیابر صومعه سرا بازدید کرد؛ این کشتارگاه در زمینی به

 
مساحت سه هکتار و با ظرفیت شش هزار قطعه در ساعت و هزینه کرد بیش از سه میلیارد یورو در حال اتمام است. 

گیلان از استان هاي برتر کشور در تولید گوشت مرغ است؛ استان هشت واحد کشتارگاه با ظرفیت بیش از 32 هزار قطعه در ساعت
کشتار انجام می دهد.



انعقاد پیش نویس تفاهمنامه همکاري سازمان انتقال خون و معاونت دانشجویی

وزارت بهداشت

منبع: شفافشماره خبر:  15  |  تاریخ: 1399/08/26

پیش نویس سند همکاري سازمان انتقال خون و معاونت دانشجویی وزارت بهداشت به منظور انجام کار دانشجویی دانشجویان
رشته هاي پزشکی و پیراپزشکی به امضا رسید.

به گزارش شفاف، در جلسه اي با حضور سیما سادات لاري
معاون فرهنگی دانشجویی وزارت بهداشت و پیمان عشقی
مدیر عامل سازمان و سرپرست موسسه عالی آموزشی
پژوهشی طب انتقال خون پیش نویس تفاهم نامه اي با

 
هدف اعتلاي همکاري هاي این دو مجموعه به امضا رسید. 

در این جلسه مدیرعامل سازمان انتقال خون ضمن بیان
ضرورت همکاري آموزشی، مهارت آموزي و عملیاتی

دانشجویان رشته هاي پزشکی و پیراپزشکی با سازمان انتقال خون براي استفاده بهینه از ظرفیت ها و فرصت هاي موجود گفت:
دانشجویان رشته هاي پرستاري، مامایی، بیهوشی و خصوصا پزشکی می توانند در سازمان انتقال خون دوره هاي مهارتی کوتاه مدت را
آموزش ببینند و به شیوه مجازي و حضوري با دریافت بسته هاي آموزشی و سپس به صورت حضوري و تجربه آموزي در سازمان

 
انتقال خون به فعالیت بپردازند و در این خصوص مهارت کسب کنند. 

او افزود: ضروري است دانشجویان موسسه آموزش عالی طب انتقال خون نیز در کلینیک ها و مراکز آموزشی درمانی حضور یافته و

 
آموزش ببینند. 

عشقی با تاکید بر نیاز سازمان به نیرو هاي توانمند و اهمیت آشنا شدن دانشجویان با فضا هاي کاري گفت: سازمان انتقال خون در
قالب آموزش هاي کوتاه مدت، مهارت آموزي و کار دانشجویی می تواند از ظرفیت دانشجویان رشته هاي پزشکی و پیراپزشکی مورد
نیاز، در بخش جذب اهداکنندگان خون با هدف ترویج و گسترش فرهنگ اهداي خون و بخش هاي آزمایشگاه، خونگیري، پذیرش،

 
مشاوره و معاینه اهداکنندگان استفاده کند. 

 
برخی شاخص هاي اهداي خون نزولی است 

مدیر عامل سازمان انتقال خون با بیان اینکه اکنون برخی شاخص هاي اهداي خون نزولی است و همه گیري کرونا به این امر شدت
بخشیده است، افزود: براي مراکز موقت اهداي خون و سیار نیاز به جذب نیروي آموزش دیده داریم. اکنون نحوه همکاري با سازمان

 
هلال احمر در رشته هاي پزشکی به صورت داوطلبانه تعریف و جایگاه ایشان مشخص شده و از این ظرفیت استفاده می شود. 

او ادامه داد: باید براي همکاري دانشجویان سال آخر رشته هاي پزشکی، پرستاري، علوم آزمایشگاهی و مامایی که رشته هاي مرتبطی
براي همکاري با سازمان انتقال خون و آموزش هاي مرتبط دارند نیز چنین جایگاه قانونی، سازمانی وآموزشی تعریف شود و در قالب



یک تفاهمنامه این همکاري آغاز شود. این فرصت ضمن افزایش مهارت دانشجویان و اعطاي یک مدرك معتبر ظرفیت هاي اشتغال

 
مناسبی نیز براي دانشجویان فراهم می کند. 

او ضمن انتقاد از نبود سر فصل هاي طب انتقال خون در برنامه هاي درسی دانشجویان رشته هاي پزشکی و پیراپزشکی تصریح کرد:
هماتولوژیست هاي بالغین و اطفال به ندرت با طب انتقال خون آشنایی دارند در حالی که از همان دوران دانشجویی رشته هاي
تخصصی که با تزریق خون و تجویز آن براي بیمار سرو کار خواهند داشت باید مانند کشور هاي توسعه یافته با عوارض، عواقب، جایگاه

 
و ریز فنی و اقتصادي تزریق خون و فرآورده هاي آن آشنا باشند. 

عشقی هدف از انعقاد این تفاهم نامه را ایجاد بستر کار دانشجویی بالینی و بالا بردن دانش و مهارت دانشجویان رشته هاي مرتبط

 
دانست. 

در این نشست سیما سادات لاري، معاون دانشجوي فرهنگی وزارت بهداشت درمان و آموزش پزشکی ضمن تاکید بر ظرفیت بالاي
دانشجویان دانشگاه هاي علوم پزشکی گفت: دانشجویان این رشته ها برخلاف سایر دانشجویان که در وضعیت غیر حضوري تحصیل
می کنند ضمن حضور در محل تحصیل و خوابگاه هاي خود در بیمارستان ها و مراکز درمانی با رغبت در کنار کادر درمان مشغول به
فعالیت بوده اند و با مهارت هایی که نسل جدید در مورد فضاي مجازي دارد در زمینه فرهنگ سازي و اطلاع رسانی موثر عمل کرده

 
اند. 

او از وجود بانک اطلاعاتی کاملی از دانشجویان آماده فعالیت در این معاونت خبر داد و افزود: کانون ها و شورا هاي صنفی و تشکل
هاي دانشجویی با دانشجویان در ارتباط هستند. تجربه اخیر ثابت کرده است که دوره هاي مهارت آموزي کوتاه مدت در جنبه
عملیاتی بحران می تواند بسیار مفید واقع شود و این نحوه مشارکت را در سازمان انتقال خون نیز می توانیم تکرار کنیم تا دانشجویان

 
براي کسب این هدف بزرگ و انسانی کمک کنند. 

 در ادامه  سعید محمدي معاون فنی و فناوري هاي نوین سازمان با اشاره به وجود 180 مرکز اهداي خون و 31 اداره کل انتقال خون
در کشور گفت: ما در نظر داریم فعلا از دانشجویان در مراکز استان ها استفاده کنیم و از آنان براي پزشک اهدا، جذب اهداکنندگان،

 
کارشناسان خونگیري و پذیرش، آزمایشگاه ها و غربالگري و فرآوري و تشخیص گروه هاي خونی کمک بگیریم. 

 
او همچنین در مورد برنامه ریزي این فرآیند و مفاد درسی و نحوه آموزش و ثبت نام و دوره هاي تئوري عملی توضیح داد. 

رحمان خدابنده لو مدیرکل دانشجویی معاونت فرهنگی دانشجویی وزارت بهداشت نیز در این جلسه با تاکید و تحسین استانداردهاي
بالا و نظم سازمان انتقال خون این سازمان را "ارتش بدون خطا" خواند و افزود: در این سازمان خطا به شدت مدیریت می شود زیرا

 
هر خطایی می تواند فاجعه بار باشد. 

 حسن زائري مدیرکل فرهنگی وزارت بهداشت نیز در این جلسه با اشاره به وجود 700 کانون، 800 انجمن علمی و 263 تشکل و صد
ها نشریه فعال دانشجویی در این زیرمجموعه گفت: اهداي خون و فرهنگسازي براي آن را یکی از محور هاي جشنواره سیمرغ قرار

 
داده و دانشجویان می توانند مروج و سفیران اهداي خون باشند. 

او همچنین براي به اشتراك گذاشتن فضاهاي رفاهی این معاونت و استفاده از وام دانشجویی براي دانشجویان موسسه طب انتقال

 
خون قول همکاري داد. 



انتهاي پیام/



پرداخت 502 هزار فقره وام ازدواج در 7 ماهه اول 99

منبع: آخرین خبرشماره خبر:  16  |  تاریخ: 1399/08/26

 
پرداخت 502 هزار فقره وام ازدواج در 7 ماهه اول 99 

صدا و سیما/ مدیرکل اقتصادي بانک مرکزي درباره
پرداخت وام ازدواج گفت: تا پایان مهرماه امسال، 502 هزار
و 400 فقره وام قرض الحسنه ازدواج به ارزش 26 هزار و

 
200 میلیارد تومان پرداخت شد. 

سجاد مهدي زاده، مدیرکل اقتصادي بانک مرکزي در نشست معاون اول رئیس جمهور با مدیران ارشد شبکه بانکی گفت: 21 هزار

 
میلیارد تومان تسهیلات یارانه اي و قرض الحسنه، در ایام کرونا به 21 میلیون و 100 هزار خانوار اعطا شد. 

مهدي زاده افزود: تا 20 آبان، به 357 هزار و 400 واحد کسب و کار با اشتغال 599 هزار و 800 نفر, 7 هزار و 430 میلیارد تومان

 
تسهیلات پرداخت شد. 

وي اضافه کرد: کل تسهیلات پرداختی بانک ها سال گذشته 975 هزار میلیارد تومان بود که در 6 ماهه نخست امسال, حدود 700

 
هزار میلیارد تومان پرداخت شد که در مقایسه با 6 ماهه نخست سال گذشته, رشد 60 درصدي داشت. 

مهدي زاده گفت: بخش هاي کشاورزي 7 و 2 دهم درصد، صنعت و معدن 30 و 5 دهم درصد، مسکن 5 و 7 دهم درصد، بازرگانی 20

 
و 3 دهم درصد و خدمات 35 و یک دهم درصد, از تسهیلات پرداختی را به خود اختصاص دادند. 

وي افزود: براي خرید تضمینی گندم تاکنون 10 هزار و 400 میلیارد تومان و براي ذخیره سازي مرغ منجمد هزار و 300 میلیدرد
تومان پرداخت شد که در مجموع 11 هزار و 700 میلیارد تومان به بحث خرید تضمینی در بخش کشاورزي و وابسته به آن پرداخت

 
شد. 

مهدي زاده ادامه داد: در سال 98 تعداد 18 هزار و 300 واحد، 25 هزار و 400 میلیارد تومان از تسهیلات تامین مالی در نظرگرفته

 
شده براي بنگاه هاي کوچک و متوسط برخوردار شدند. 

 
وي گفت: تا پایان مهر امسال، 502 هزار و 400 فقره وام قرض الحسنه ازدواج به ارزش 26 هزار و 200 میلیارد تومان پرداخت شد. 

مهدي زاده افزود: در بخش اشتعال پایدار روستایی 12 هزار و 400 میلیارد تومان تسهیلات پرداخت کردیم که به اشتغال 258 هزار

 
نفر منجر شد. 

 
به پیج اینستاگرامی «آخرین خبر» بپیوندید 
instagram.com/akharinkhabar



جهانگیري: مسایل کشور با سوزاندن فرصت ها قابل حل نیست

منبع: آخرین خبرشماره خبر:  17  |  تاریخ: 1399/08/26

جهانگیري: مسایل کشور با سوزاندن فرصت ها قابل حل

 
نیست 

ایرنا/ معاون اول رییس جمهوري با بیان اینکه رهبر معظم
انقلاب بارها بر راهبرد عزت، حکمت و مصلحت براي ارتباط
و تعامل با کشورهاي دیگر تأکید کرده اند، گفت: اگر در
چنین مقطعی از این راهبرد استفاده نکنیم پس چه زمانی

 
استفاده خواهیم کرد، مسایل کشور با سوزاندن فرصت ها قابل حل نیست. 

به گزارش دوشنبه شب پایگاه اطلاع رسانی معاون اول رییس جمهوري، اسحاق جهانگیري عصر امروز (دوشنبه) در جلسه با مدیران
ارشد شبکه بانکی و بررسی عملکرد برنامه هاي نظام بانکی در سال جهش تولید، با اشاره به تأکید رهبر معظم انقلاب مبنی بر ضرورت
کمک به مسئولین دولت براي حل مسایل کشور اظهار داشت: آیا شرایطی از این بدتر هم وجود دارد؟ برخی افراد که خیلی ادعا هم
دارند فقط این جملات مقام معظم رهبري را تکرار می کنند و تصور می کنند که دیگران متوجه عملکرد آنها نیستند. هر یک از ما در
دوران مسئولیت هاي مختلف خود کارنامه اي داریم و عملکرد ما از حافظه مردم پاك نخواهد شد. اگر می خواهیم مسایل کشور و

 
مشکلات مردم را حل کنیم جز از طریق تفاهم، انسجام و مشارکت ملی قابل انجام نیست. 

وي با اشاره به تحریم ها و اینکه عده اي می گویند کشور همواره از ابتداي انقلاب تحت تحریم ها بوده است، خاطرنشان کرد: درست
است که از ابتداي انقلاب اسلامی تحت فشار و تحریم بوده ایم اما تحریم ها با یکدیگر متفاوت هستند. تحریم هاي اخیر بسیار متفاوت
از تحریم هاي گذشته هستند و آمریکا و شخص ترامپ با تمام قدرت ایستادند تا اقتصاد ایران را دچار فروپاشی کنند و این فشارها تا

 
حدي بود که حتی کشورهاي دیگر نتوانستند به تعهدات خود در مقابل ایران عمل کنند. 

معاون اول رییس جمهوري با یادآوري اینکه از اواخر سال گذشته شرایط جدیدي تحت عنوان ویروس کرونا، بر کشور تحمیل شد
تصریح کرد: بسیاري از کشورها که داراي اقتصاد بزرگی هستند، در مواجهه با بیماري کرونا به رشد منفی بالاي اقتصادي رسیدند و
این مشکل براي ایران نیز صادق بود و ویروس کرونا ما را نیز با مشکلات مختلف مواجه کرد که در وهله نخست سلامت مردم و سپس

 
مسایل اقتصادي و اجتماعی را به همراه داشت. 

جهانگیري گفت: متأسفانه در این شرایط عده اي سعی دارند همواره مردم را در فضایی تاریک قرار دهند و نسل جوان را نسبت به
آینده کشور و سرنوشت خود نگران کنند. در این شرایط ما به دو جهت مسئولیت داریم که فشارها را تحمل کنیم؛ از یک سو قبول
مسئولیت کرده ایم که کشور را از شرایط سخت عبور دهیم و از سوي دیگر ما به مردم و کشور علاقمند هستیم چرا که عده اي جان

 
خود را براي کشور داده اند و بهترین فرزندان این کشور براي حفاظت از این آب و خاك فدا شدند. 

معاون اول رییس جمهوري با بیان اینکه ارزیابی اتفاقات اخیر و مواجهه کشور با پیچیدگی ها و فشارهاي متعدد نشان می دهد که
مسئولین اقتصادي کشور عملکرد خوبی داشته اند، خاطرنشان کرد: البته این به معناي عدم اشتباه نیست چرا که هر مسئول و مدیري
ممکن است بر اساس محاسبات و شرایط پیش رو دچار خطا و اشتباه شود که مهم این است که این اشتباهات از طریق نقد دلسوزانه

مطرح شود تا امکان اصلاح فراهم گردد. 



جهانگیري با تأکید بر اینکه باید حس دولت داري را در مردم تقویت کنیم گفت: یکی از بدترین اتفاقات در کشور تضعیف حس دولت

 
داري در مردم است و که باعث می شود مردم احساس کنند حاکمیت توان حمایت از آنها را ندارد. 

معاون اول رییس جمهوري افزود: عده اي نیز در داخل کشور تلاش می کنند که به جامعه القا کنند دولت ضعیف است و تصور می
کنند که اگر دولت را ضعیف و ناکارآمد جلوه دهند، مردم نگاه مثبتی به آنها خواهند داشت اما در حقیقت مردم آنها را اصلاً به حساب

 
نمی آورند. 

جهانگیري در ادامه سخنان خود با تأکید بر ضرورت احیاء اعتماد مردم و تلاش در جهت مثبت شدن افکار عمومی نسبت به آینده
کشور اظهار داشت: ترامپ انسانی به معناي واقعی ظالم و زورگو است که تا آنجا که توانست به مردم ایران فشار وارد کرد و تحریم
هاي ظالمانه غیرانسانی به تعبیر خودشان جنگ اقتصادي بر ملت تحمیل کرد و سردار سلیمانی عزیز قهرمان ملی ما را به شهادت
رساند. وقتی چنین فردي در انتخابات ریاست جمهوري رأي نیاورد کاملاً طبیعی است که مردم ایران خوشحال شوند اما این به آن

 
معنی نیست که شخص جدیدي که روي کار آمده باید فردي ممتاز و ویژه تلقی شود. 

معاون اول رییس جمهوري ادامه داد: وقتی افکار عمومی تصور می کند که ممکن است در شرایط جدید تحریم ها از میان برداشته
شود، نگاه جامعه نسبت به آینده کشور مثبت می شود اما متأسفانه عده اي از اینکه نظر مردم و افکار عمومی مثبت باشد ناراحت می
شوند و باورشان این است که این جریان ممکن است به نفع فلان گروه باشد. این افراد غافل هستند که مثبت شدن افکار عمومی

 
جامعه به نفع ملت ایران است. 

جهانگیري با تأکید بر اینکه باید براي حل مسایل کشور و مشکلات مردم متحد باشیم گفت: ایران کشوري ثروتمند است که از نیروي

 
انسانی قدرتمندي برخوردار است و با اتکا به این ظرفیت ها می تواند از پیچ هاي سخت عبور کرده و مسایل را پشت سر بگذارد. 

معاون اول رییس جمهوري تصریح کرد: مهمترین موضوع این است که اجازه ندهیم از شرایط سختی که کشور و مردم در آن قرار
دارند براي تسویه حساب هاي سیاسی و جناحی استفاده شود، این ظلم به مردم است که در شرایطی که آنها گرفتار معیشت و
مشکلات متعدد هستند ببینند برخی از مسئولین به جاي همنوایی و همکاري براي حل مشکلات، به دنبال آن هستند که از این

 
فرصت علیه دیگري استفاده کند. 

جهانگیري در بخش دیگري از سخنان خود از اقتصاد مقاومتی به عنوان مجموعه سیاست هایی مدبرانه و اجماعی براي حل مسایل
کشور یاد کرد و گفت: جهش تولید و اقتصاد مقاومتی دو موضوع مهمی است که چه تحریم باشیم و چه تحریم نباشیم نباید از دستور

 
کار خارج شود. 

معاون اول رییس جمهوري با قدردانی از عملکرد نظام بانکی براي کمک به اجراي طرح هاي اقتصاد مقاومتی که منجر به تحولاتی
نظیر خودکفایی در تولید گندم شد، از نظام بانکی خواست در تحقق جهش تولید نیز تمام تلاش خود را به کار گیرند چرا که جهش

 
تولید هم مطالبه مقام معظم رهبري و هم یک نیاز اساسی کشور است. 

جهانگیري همچنین با اشاره به اینکه پرداخت تسهیلات قرض الحسنه یک میلیون تومانی به تمام خانوارها بدون مراجعه افراد به بانک
یک شاهکار در نظام بانکی کشور بود، گفت: بر اساس گزار ش ها تأثیر این تسهیلات یک میلیون تومانی در زندگی مردم مثبت بوده

 
که امیدوارم دولت بتواند این گونه برنامه هاي حمایتی را استمرار بخشد. 

معاون اول رییس جمهوري با قدردانی از بانک مرکزي در موضوع تأمین ارز افزود: بانک مرکزي مسئول تهیه ارز نیست اما با مدیریت
دقیق منابع ارزي، اقدامات بسیار خوبی در تأمین ارز مورد نیاز کالاهاي اساسی و مواد اولیه کارخانه ها انجام داد که انتظار داریم این

 
رویه با جدیت بیشتر دنبال شود. 

جهانگیري با تأکید بر اهمیت بخش خدمات در اقتصاد کشور اظهار داشت: بخش خدمات 50 درصد تولید ناخالص داخلی و 50 درصد
اشتغال کشور را بر عهده دارد و در گزارش مرتبط با اشتغال سه ماهه دوم سال جاري که اعلام شده بود یک میلیون و 200 هزار نفر
به دلیل شرایط کرونایی بیکار شده اند، میزان بیکاري در بخش صنعت 40 هزار نفر اما در بخش خدمات بیش از 800 هزار نفر بود که

 
لازم است براي حمایت از بخش خدمات طرحی ویژه تدوین شود. 

معاون اول رییس جمهوري با اشاره به اینکه میزان سرمایه گذاري در کشور طی ده سال اخیر رشد منفی داشته و این موضوع براي
آینده کشور نگران کننده است، اظهار داشت: نظام بانکی می تواند براي حل این مشکل راهکار پیدا کند تا زمینه سرمایه گذاري در



 
کشور مهیا شود. 

جهانگیري اظهار داشت: شرایط اقتصادي کشور نیازمند آن است که نظام بانکی محکم پاي کار بایستد و تمام کسانی که شبکه بانکی
کشور را مورد نقد قرار می دهند، خود به خوبی می دانند که اقتصاد و معیشت مردم زمانی رونق پیدا خواهد کرد که نظام بانکی نقش

 
خود را به خوبی ایفا کند. 

وي جهانگیري در ادامه با اشاره به افتتاح طرح انتقال آب از خلیج فارس به سه استان کشور که اخیراً توسط رییس جمهور به بهره
برداري رسید، افزود: برخی بانک هاي عامل گلایه داشتند که با وجود مشارکت در تأمین مالی اجراي این طرح، نامی از آنها برده نشده
است اما بر اساس تجربه خود می گویم که بعید است طرح بزرگی در کشور اجرا شود بدون آنکه بانک ها در تأمین مالی آن نقش

 
نداشته باشند. 

معاون اول رییس جمهوري با تأکید بر اهمیت نقش شبکه بانکی کشور در پیشبرد برنامه هاي اقتصادي گفت: نبض اقتصاد کشور باید
همواره توسط مجموعه اي متشکل از مدیران اقتصادي کشور کنترل شود تا از اتفاقات بد پیشگیري و براي اقداماتی که باید انجام

 
شود، بسترسازي کنند که چنین مسئولیت مهمی بر عهده بانک مرکزي است. 

جهانگیري افزود: بانک مرکزي وظایف و مسئولیت هاي سنگینی بر عهده دارد که کنترل نقدینگی، کنترل تورم و مراقبت از رشد
اقتصادي از جمله این وظایف است و به طور کلی تمامی شاخص هاي اقتصادي به نوعی وابسته به عملکرد بانک مرکزي و نحوه نظارت

 
ها و حمایت هاي این بانک است. 

معاون اول رییس جمهوري با اشاره به گزارش رییس کل بانک مرکزي مبنی بر اعطاي 700 هزار میلیارد تومان تسهیلات در شش
ماهه نخست سال خاطرنشان کرد: وقتی این عدد را در مقابل بودجه دولت قرار می دهیم متوجه می شویم که عددي بسیار بزرگ و

 
تعیین کننده اي در اقتصاد کشور است که می تواند اقتصاد کشور را به حرکت وادار کند. 

جهانگیري در ادامه با بیان اینکه اقتصاد ایران با برخی مشکلات و بیماري هاي مزمن روبرو است که طی سال ها انباشته شده و درمان
نشده است، افزود: همه علاقمند هستند که اتکاء اقتصاد کشور از منابع طبیعی برداشته شود اما در عمل هر گاه که درآمدهاي نفتی

 
کاهش پیدا کرده، اقتصاد کشور با مشکل مواجه شده است. 

معاون اول رییس جمهوري دولتی بودن اقتصاد را از دیگر مسایل و مشکلات اقتصاد کشور برشمرد و اظهار داشت: متاسفانه در سالهاي
اخیر، اقتصاد کشور علاوه بر بیماري هاي مزمن ساختاري با تحریم هاي ظالمانه آمریکا و ویروس کرونا نیز مواجه شده است. حل
مسایل اقتصادي کشور همواره نیازمند تصمیمات جدي، شجاعانه و عالمانه بوده است تا بتواند اقتصاد را از این شرایط و مشکلات

 
مزمن خارج کند. 

جهانگیري در بخش پایانی سخنان خود با اشاره به ادغام بانک ها و موسسات اعتباري وابسته به نیروهاي مسلح در بانک سپه افزود:
این موضوع یک نیاز بود و نیروهاي مسلح نیز می خواستند از بانکداري خارج شوند. این ادغام یک مطالبه از سوي مقام معظم رهبري

 
نیز بود که پس از پیشنهاد رییس جمهور در سال 97 مورد موافقت ایشان قرار گرفت. 

وي خاطرنشان کرد: تا پیش از این اتفاق چنین تجربه اي در کشور وجود نداشت که پنج بانک و موسسه اعتباري در یک بانک ادغام
شود. هم ستاد کل نیروهاي مسلح و هم بانک مرکزي در این زمینه عملکرد بسیار خوبی داشتند که باید صمیمانه از همه آنها تشکر

 
کنیم. 

در این جلسه رییس کل بانک مرکزي نیز گزارشی از اقدامات انجام شده و برنامه هاي آتی بانک مرکزي براي پیشبرد اقتصاد کشور

 
ارائه کرد. 

مدیران عامل بانک هاي صادرات، اقتصاد نوین، سامان و ملی نیز به نمایندگی از سایر بانک هاي عامل به بیان دغدغه ها و نظرات خود

 
در این جلسه پرداختند. 

 
به پیج اینستاگرامی «آخرین خبر» بپیوندید 
instagram.com/akharinkhabar



جهانگیري: حل مسائل کشور جز با تفاهم، انسجام و مشارکت ملی ممکن نیست

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  18  |  تاریخ: 1399/08/26

معاون اول رئیس جمهور گفت: اگر می خواهیم مسائل کشور و مشکلات مردم را حل کنیم جز از طریق تفاهم، انسجام و
مشارکت ملی قابل انجام نیست.

به گزارش حوزه دولت گروه سیاسی باشگاه خبرنگاران
جوان، اسحاق جهانگیري معاون اول رئیس جمهور عصر
امروز (دوشنبه) در جلسه با مدیران ارشد شبکه بانکی و
بررسی عملکرد برنامه هاي نظام بانکی در سال جهش
تولید، با اشاره به تأکید رهبر معظم انقلاب مبنی بر
ضرورت کمک به مسئولین دولت براي حل مسائل کشور

اظهار کرد: آیا شرایطی از این بدتر هم وجود دارد؟ برخی افراد که خیلی ادعا هم دارند فقط این جملات مقام معظم رهبري را تکرار
می کنند و تصور می کنند که دیگران متوجه عملکرد آن ها نیستند. هر یک از ما در دوران مسئولیت هاي مختلف خود کارنامه اي
داریم و عملکرد ما از حافظه مردم پاك نخواهد شد. اگر می خواهیم مسائل کشور و مشکلات مردم را حل کنیم جز از طریق تفاهم،

 
انسجام و مشارکت ملی قابل انجام نیست. 

وي با اشاره به تحریم ها و اینکه عده اي می گویند کشور همواره از ابتداي انقلاب تحت تحریم ها بوده است، خاطرنشان کرد: درست
است که از ابتداي انقلاب اسلامی تحت فشار و تحریم بوده ایم، اما تحریم ها با یکدیگر متفاوت هستند. تحریم هاي اخیر بسیار
متفاوت از تحریم هاي گذشته هستند و آمریکا و شخص ترامپ با تمام قدرت ایستادند تا اقتصاد ایران را دچار فروپاشی کنند و این

 
فشار ها تا حدي بود که حتی کشور هاي دیگر نتوانستند به تعهدات خود در مقابل ایران عمل کنند. 

معاون اول رئیس جمهور با یادآوري اینکه از اواخر سال گذشته شرایط جدیدي تحت عنوان ویروس کرونا، بر کشور تحمیل شد تصریح
کرد: بسیاري از کشور ها که داراي اقتصاد بزرگی هستند، در مواجهه با بیماري کرونا به رشد منفی بالاي اقتصادي رسیدند و این
مشکل براي ایران نیز صادق بود و ویروس کرونا ما را نیز با مشکلات مختلف مواجه کرد که در وهله نخست سلامت مردم و سپس

 
مسائل اقتصادي و اجتماعی را به همراه داشت. 

جهانگیري گفت: متأسفانه در این شرایط عده اي سعی دارند همواره مردم را در فضایی تاریک قرار دهند و نسل جوان را نسبت به
آینده کشور و سرنوشت خود نگران کنند. در این شرایط ما به دو جهت مسئولیت داریم که فشار ها را تحمل کنیم؛ از یک سو قبول
مسئولیت کرده ایم که کشور را از شرایط سخت عبور دهیم و از سوي دیگر ما به مردم و کشور علاقمند هستیم چرا که عده اي جان

 
خود را براي کشور داده اند و بهترین فرزندان این کشور براي حفاظت از این آب و خاك فدا شدند. 

معاون اول رئیس جمهور با بیان اینکه ارزیابی اتفاقات اخیر و مواجهه کشور با پیچیدگی ها و فشار هاي متعدد نشان می دهد که



مسئولین اقتصادي کشور عملکرد خوبی داشته اند، خاطرنشان کرد: البته این به معناي عدم اشتباه نیست چرا که هر مسئول و مدیري
ممکن است بر اساس محاسبات و شرایط پیش رو دچار خطا و اشتباه شود که مهم این است که این اشتباهات از طریق نقد دلسوزانه

 
مطرح شود تا امکان اصلاح فراهم گردد. 

جهانگیري با تأکید بر اینکه باید حس دولت داري را در مردم تقویت کنیم گفت: یکی از بدترین اتفاقات در کشور تضعیف حس دولت

 
داري در مردم است و که باعث می شود مردم احساس کنند حاکمیت توان حمایت از آن ها را ندارد. 

معاون اول رئیس جمهور افزود: عده اي نیز در داخل کشور تلاش می کنند که به جامعه القا کنند دولت ضعیف است و تصور می کنند
که اگر دولت را ضعیف و ناکارآمد جلوه دهند، مردم نگاه مثبتی به آن ها خواهند داشت، اما در حقیقت مردم آن ها را اصلاً به حساب

 
نمی آورند. 

جهانگیري در ادامه سخنان خود با تأکید بر ضرورت احیاء اعتماد مردم و تلاش در جهت مثبت شدن افکار عمومی نسبت به آینده
کشور اظهار داشت: ترامپ انسانی به معناي واقعی ظالم و زورگو است که تا آنجا که توانست به مردم ایران فشار وارد کرد و تحریم
هاي ظالمانه غیرانسانی به تعبیر خودشان جنگ اقتصادي بر ملت تحمیل کرد و سردار سلیمانی عزیز قهرمان ملی ما را به شهادت
رساند. وقتی چنین فردي در انتخابات ریاست جمهوري رأي نیاورد کاملاً طبیعی است که مردم ایران خوشحال شوند، اما این به آن

 
معنی نیست که شخص جدیدي که روي کار آمده باید فردي ممتاز و ویژه تلقی شود. 

معاون اول رئیس جمهور ادامه داد: وقتی افکار عمومی تصور می کند که ممکن است در شرایط جدید تحریم ها از میان برداشته شود،
نگاه جامعه نسبت به آینده کشور مثبت می شود، اما متأسفانه عده اي از اینکه نظر مردم و افکار عمومی مثبت باشد ناراحت می شوند
و باورشان این است که این جریان ممکن است به نفع فلان گروه باشد. این افراد غافل هستند که مثبت شدن افکار عمومی جامعه به

 
نفع ملت ایران است. 

جهانگیري با تأکید بر اینکه باید براي حل مسائل کشور و مشکلات مردم متحد باشیم گفت: ایران کشوري ثروتمند است که از نیروي

 
انسانی قدرتمندي برخوردار است و با اتکا به این ظرفیت ها می تواند از پیچ هاي سخت عبور کرده و مسائل را پشت سر بگذارد. 

معاون اول رئیس جمهور تصریح کرد: مهمترین موضوع این است که اجازه ندهیم از شرایط سختی که کشور و مردم در آن قرار دارند
براي تسویه حساب هاي سیاسی و جناحی استفاده شود، این ظلم به مردم است که در شرایطی که آن ها گرفتار معیشت و مشکلات
متعدد هستند ببینند برخی از مسئولین به جاي همنوایی و همکاري براي حل مشکلات، به دنبال آن هستند که از این فرصت علیه

 
دیگري استفاده کند. 

جهانگیري در بخش دیگري از سخنان خود از اقتصاد مقاومتی به عنوان مجموعه سیاست هایی مدبرانه و اجماعی براي حل مسائل
کشور یاد کرد و گفت: جهش تولید و اقتصاد مقاومتی دو موضوع مهمی است که چه تحریم باشیم و چه تحریم نباشیم نباید از دستور

 
کار خارج شود. 

معاون اول رئیس جمهور با قدردانی از عملکرد نظام بانکی براي کمک به اجراي طرح هاي اقتصاد مقاومتی که منجر به تحولاتی نظیر
خودکفایی در تولید گندم شد، از نظام بانکی خواست در تحقق جهش تولید نیز تمام تلاش خود را به کار گیرند چرا که جهش تولید

 
هم مطالبه مقام معظم رهبري و هم یک نیاز اساسی کشور است. 



جهانگیري همچنین با اشاره به اینکه پرداخت تسهیلات قرض الحسنه یک میلیون تومانی به تمام خانوار ها بدون مراجعه افراد به
بانک یک شاهکار در نظام بانکی کشور بود، گفت: بر اساس گزار ش ها تأثیر این تسهیلات یک میلیون تومانی در زندگی مردم مثبت

 
بوده که امیدوارم دولت بتواند این گونه برنامه هاي حمایتی را استمرار بخشد. 

معاون اول رئیس جمهور با قدردانی از بانک مرکزي در موضوع تأمین ارز افزود: بانک مرکزي مسئول تهیه ارز نیست، اما با مدیریت
دقیق منابع ارزي، اقدامات بسیار خوبی در تأمین ارز مورد نیاز کالا هاي اساسی و مواد اولیه کارخانه ها انجام داد که انتظار داریم این

 
رویه با جدیت بیشتر دنبال شود. 

جهانگیري با تأکید بر اهمیت بخش خدمات در اقتصاد کشور اظهار داشت: بخش خدمات 50 درصد تولید ناخالص داخلی و 50 درصد
اشتغال کشور را بر عهده دارد و در گزارش مرتبط با اشتغال سه ماهه دوم سال جاري که اعلام شده بود یک میلیون و 200 هزار نفر
به دلیل شرایط کرونایی بیکار شده اند، میزان بیکاري در بخش صنعت 40 هزار نفر، اما در بخش خدمات بیش از 800 هزار نفر بود

 
که لازم است براي حمایت از بخش خدمات طرحی ویژه تدوین شود. 

معاون اول رئیس جمهور با اشاره به اینکه میزان سرمایه گذاري در کشور طی ده سال اخیر رشد منفی داشته و این موضوع براي
آینده کشور نگران کننده است، اظهار داشت: نظام بانکی می تواند براي حل این مشکل راهکار پیدا کند تا زمینه سرمایه گذاري در

 
کشور مهیا شود. 

جهانگیري اظهار داشت: شرایط اقتصادي کشور نیازمند آن است که نظام بانکی محکم پاي کار بایستد و تمام کسانی که شبکه بانکی
کشور را مورد نقد قرار می دهند، خود به خوبی می دانند که اقتصاد و معیشت مردم زمانی رونق پیدا خواهد کرد که نظام بانکی نقش

 
خود را به خوبی ایفا کند. 

وي در ادامه با اشاره به افتتاح طرح انتقال آب از خلیج فارس به سه استان کشور که اخیراً توسط رئیس جمهور به بهره برداري رسید،
افزود: برخی بانک هاي عامل گلایه داشتند که با وجود مشارکت در تأمین مالی اجراي این طرح، نامی از آن ها برده نشده است، اما بر

 
اساس تجربه خود می گویم که بعید است طرح بزرگی در کشور اجرا شود بدون آنکه بانک ها در تأمین مالی آن نقش نداشته باشند. 

معاون اول رئیس جمهور با تأکید بر اهمیت نقش شبکه بانکی کشور در پیشبرد برنامه هاي اقتصادي گفت: نبض اقتصاد کشور باید
همواره توسط مجموعه اي متشکل از مدیران اقتصادي کشور کنترل شود تا از اتفاقات بد پیشگیري و براي اقداماتی که باید انجام

 
شود، بسترسازي کنند که چنین مسئولیت مهمی بر عهده بانک مرکزي است. 

جهانگیري افزود: بانک مرکزي وظایف و مسئولیت هاي سنگینی بر عهده دارد که کنترل نقدینگی، کنترل تورم و مراقبت از رشد
اقتصادي از جمله این وظایف است و به طور کلی تمامی شاخص هاي اقتصادي به نوعی وابسته به عملکرد بانک مرکزي و نحوه نظارت

 
ها و حمایت هاي این بانک است. 

معاون اول رئیس جمهور با اشاره به گزارش رئیس کل بانک مرکزي مبنی بر اعطاي 700 هزار میلیارد تومان تسهیلات در شش ماهه
نخست سال خاطرنشان کرد: وقتی این عدد را در مقابل بودجه دولت قرار می دهیم متوجه می شویم که عددي بسیار بزرگ و تعیین

 
کننده اي در اقتصاد کشور است که می تواند اقتصاد کشور را به حرکت وادار کند. 

جهانگیري در ادامه با بیان اینکه اقتصاد ایران با برخی مشکلات و بیماري هاي مزمن روبرو است که طی سال ها انباشته شده و درمان



نشده است، افزود: همه علاقمند هستند که اتکاء اقتصاد کشور از منابع طبیعی برداشته شود، اما در عمل هر گاه که درآمد هاي نفتی

 
کاهش پیدا کرده، اقتصاد کشور با مشکل مواجه شده است. 

معاون اول رئیس جمهور دولتی بودن اقتصاد را از دیگر مسائل و مشکلات اقتصاد کشور برشمرد و اظهار داشت: متاسفانه در سال هاي
اخیر، اقتصاد کشور علاوه بر بیماري هاي مزمن ساختاري با تحریم هاي ظالمانه آمریکا و ویروس کرونا نیز مواجه شده است. حل
مسائل اقتصادي کشور همواره نیازمند تصمیمات جدي، شجاعانه و عالمانه بوده است تا بتواند اقتصاد را از این شرایط و مشکلات

 
مزمن خارج کند. 

جهانگیري در بخش پایانی سخنان خود با اشاره به ادغام بانک ها و موسسات اعتباري وابسته به نیرو هاي مسلح در بانک سپه افزود:
این موضوع یک نیاز بود و نیرو هاي مسلح نیز می خواستند از بانکداري خارج شوند. این ادغام یک مطالبه از سوي مقام معظم رهبري

 
نیز بود که پس از پیشنهاد رئیس جمهور در سال 97 مورد موافقت ایشان قرار گرفت. 

وي خاطرنشان کرد: تا پیش از این اتفاق چنین تجربه اي در کشور وجود نداشت که پنج بانک و موسسه اعتباري در یک بانک ادغام
شود. هم ستاد کل نیرو هاي مسلح و هم بانک مرکزي در این زمینه عملکرد بسیار خوبی داشتند که باید صمیمانه از همه آن ها

 
تشکر کنیم. 

در این جلسه رئیس کل بانک مرکزي نیز گزارشی از اقدامات انجام شده و برنامه هاي آتی بانک مرکزي براي پیشبرد اقتصاد کشور

 
ارائه کرد. 

مدیران عامل بانک هاي صادرات، اقتصاد نوین، سامان و ملی نیز به نمایندگی از سایر بانک هاي عامل به بیان دغدغه ها و نظرات خود

 
در این جلسه پرداختند. 

انتهاي پیام /



ایجاد گشت هاي مشترك به منظور برخورد با مفاسد اقتصادي/ مردم جرائم

اقتصادي را از طریق 110 اطلاع رسانی کنند

منبع: شبستانشماره خبر:  19  |  تاریخ: 1399/08/26

پهلوان نسبت از ایجاد گشت هاي مشترك به منظور مبارزه با مفاسد اقتصادي و کشف جرائم اقتصادي در استان گلستان خبر
داد.

پهلوان نسبت از ایجاد گشت هاي مشترك به منظور مبارزه با مفاسد اقتصادي و کشف جرائم اقتصادي در استان گلستان خبر

 
داد. 

به گزارش خبرنگار خبرگزاري شبستان از گرگان، «عباس پهلوان
نسبت» شامگاه امروز (دوشنبه 26 آبان) در گفتگو با خبرنگاران
اظهار کرد: اگر ما نگاهی به فرامین مقام معظم رهبري در 10 سال
گذشته داشته باشیم بیشتر نامگذاري سال در رابطه با جهش تولید،
رونق تولید، اقتصاد مقاومتی، حمایت از کالاي ایرانی و تولید و
حمایت از اشتغال بوده و این مهم دغدغه هاي مقام معظم رهبري را

 
در این بخش که بستر ساز امنیت اقتصادي است نشان می دهد. 

رئیس پلیس امنیت اقتصادي استان گلستان ادامه داد: براساس ابلاغ ستاد کل نیروي مسلح در 18 فروردین امسال پلیس امنیت
اقتصادي در کشور راه اندازي شد و با توجه به تاکیدات فرمانده انتظامی استان گلستان از 17 آبان نیز در استان پلیس امنیت

 
اقتصادي شکل گرفته است. 

پهلوان نسبت بیان کرد: اداره مبارزه با جرایم اقتصادي و مبارزه با قاچاق کالا و ارز که پیش از این در مجموعه نیروي انتظامی فعالیت

 
می کرد پس از تشکیل پلیس امنیت اقتصادي از نیروي انتظامی منفک و در زیر مجموعه پلیس اقتصادي در حال فعالیت هستند. 

وي گفت: پیش بینی جرائم و مفاسد اقتصادي با شناسایی، رصد و آسیب شناسی فضاي جرم، پیشگیري و کنترل جرائم اقتصادي با
شناسایی نارسایی ها و خلاهاي قانونی با استفاده از نظرکارشناسان اقتصادي، فعالان اقتصادي و نمایندگان شوراي اسلامی در دستور

 
کار پلیس امنیت اقتصادي است. 

رئیس پلیس امنیت اقتصادي استان گلستان بابیان اینکه این چالش ها و نارسایی ها پس از شناسایی به دستگاه هاي متولی ابلاغ می

 
شود، ابراز داشت: از دیگر وظایف پلیس امنیت اقتصادي نظارت بر فراینده هاي سخت افزاري و نرم افزاري واحدهاي اقتصادي است. 

پهلوان نسبت بابیان اینکه مقابله و برخورد با جرائم اقتصادي و کشف آن در دستور کار پلیس امنیت اقتصادي قرار دارد، افزود: پلیس
امنیت اقتصادي با تهیه طرح ها و دستورالعمل هاي نظم اقتصادي با فراخور زمان نسبت به این مهم اقدام می کند و براي مثال در



 
حال حاضر بحث احتکار حائز اهمیت است. 

وي گفت: مبارزه با احتکار، فرار مالیاتی، اختلاس پولشویی، مبارزه با تبانی در معاملات دولتی و مزایده ها و مناقصه و جرائم بورس و

 
بیمه اي و غیره از وظایفی است که در بحث مبارزه با مفاسد اقتصادي برعهده پلیس امنیت اقتصادي نهاده شده است. 

رئیس پلیس امنیت اقتصادي استان گلستان بیان کرد: در ابتداي مسیر قرار داریم و از دستگاه هاي اجرایی انتظار داریم موازي کاري
در راستاي اقدامات ما نداشته باشند و تعامل سازنده اي دستگاه هاي مختلف در حوزه وظیفه مندي به صیانت از حقوق بیت المال

 
کمک می کند. 

پهلوان نسبت بابیان اینکه از زمان تاسیس پلیس امنیت اقتصادي گشت هاي مشترکی را راه اندازي کردیم، یادآور شد: مردم می
توانند هرگونه تخلف اقتصادي را از طریق تلفن 110 گزارش کنند و مجموعه اقدامات ما از طریق رسانه ها اطلاع رسانی خواهد شد.



خروج 50درصد کشاورزان از بخش تولید، پیامد حذف معافیت مالیاتی

منبع: روزنامه سبزینهشماره خبر:  20  |  تاریخ: 1399/08/26

خروج 50درصد کشاورزان از بخش تولید، پیامد حذف معافیت مالیاتی

از زمانی که خبر تصویب حذف معافیت مالیاتی کشاورزان در کمیسیون اقتصادي دولت منتشر شده است، فعالان بخش
کشاورزي با نگرانی از آینده این صنعت، کاهش تولید، بیکاري بیش تر فعالان این حوزه و درنتیجه به خطر افتادن امنیت غذایی کشور
می گویند. با توجه به حذف درآمدهاي نفتی و ضرورت حمایت از تولید براي افزایش صادرات و تأمین ارز مورد نیاز، انتظار می رفت
دولت مشوق هایی را براي تولیدکنندگان در نظر بگیرد که دقیقاً برعکس آن اتفاق افتاد. درحال حاضر سالانه حدود 126میلیون تن
محصول کشاورزي در ایران تولید می شود که کارشناسان معتقدند با ادامه روند عدم حمایت از بخش کشاورزي و دریافت مالیات، این
میزان تولید کاهش دست کم 50درصدي را تجربه خواهد کرد و به همین میزان نیاز به واردات هم افزایش خواهد یافت. همچنین از
میان چهارمیلیون بهره بردار بخش کشاورزي، حداقل نیمی مجبور به رها کردن کار خود خواهند شد. گفتنی است روزنامه «سبزینه»
در پی تهیه سلسله گزارش هایی در مورد تبعات حذف معافیت مالیاتی کشاورزان این بار به سراغ کارشناسان دیگر رفته و با آنان به

 
گفت وگو نشسته است که در ادامه می آید. 

 
دولت براي تأمین کسري بودجه خود دست به هر کاري می زند 

در همین ارتباط دبیر بنیاد ملی گندم کاران ایران و مدیرعامل مجمع ملی خبرگان کشاورزي در واکنش به حذف معافیت مالیاتی
کشاورزان گفت: دولت در شرایطی قرار دارد که براي تأمین کسري بودجه خود دست به هر کاري می زند و در این بین از کشاورز
مظلوم تر هم پیدا نمی کند؛ زیرا صداي کشاورزان به جایی نمی رسد و دریافت مالیات از آن ها، راحت ترین راه براي کسب درآمد

 
است. 

علی خان محمدي در گفت وگو با «سبزینه» با بیان این که کشاورزان در امور جاري زندگی و سرمایه گذاري خود هم مالیات می
پردازند، اظهار کرد: کشاورزان در مراحل مختلف کار خود مالیات می پردازند؛ مثلاً در زمان خرید بذر یا نهاده هاي دامی و هر نوع
سرمایه گذاري و ارتقاي سطح کار خود، مالیات پرداخت می کنند. حال دریافت مالیات مستقیم از حداقل درآمد کشاورزان که امروز

 
کفاف زندگی روزانه آن ها را به زور می دهد، اجحافی نابخشودنی در حق این قشر زحمتکش است. 

وي تأکید کرد: قوي ترین بخش تولید در کشور بخش کشاورزي است که تحریم هاي ظالمانه آمریکا و ویروس کرونا نتواست بر میزان
تولید این قشر اثري داشته باشد. اگر کشور در شرایط بحرانی قرار ندارد و تاکنون امنیت غذایی تأمین شده، به دلیل فعالیت خالصانه

 
کشاورزان بوده است. 

مدیرعامل مجمع ملی خبرگان کشاورزي ادامه داد: دولت به دلیل تراز مثبت بخش کشاورزي نسبت به سایر بخش هاي تولیدي در
کشور تصمیم گرفته از این حوزه مالیات دریافت کند، درحالی که دولت باید بپرسد این تراز مثبت چگونه ایجاد شده است. مگر
کشاورز قیمت محصول را خود تعیین می کند؟ از گندم گرفته تا حبوب، صیفی جات، دام، طیور و... همه محصولات یا با نرخ دولتی از
کشاورز خریداري می شوند یا بازار تعیین کننده قیمت است و کشاورز امکان دفاع از خود در برابر قیمت هایی که در بسیاري موارد
حتی کم تر از هزینه تولید است، ندارد. مگر چه حمایتی از کشاورز می شود؟ این درحالی است که هنوز کشاورزان ما بیمه نیستند.



 
اگرچه می توانند محصول یا کارگر خود را بیمه کنند، اما خود کشاورزان و به خصوص کشاورزان خرد ما بیمه نیستند. 

 
95درصد کشاورزان با وام بانکی روزگار می گذرانند 

خان محمدي با بیان این که بخش عمده کشاورزي ما توسط کشاورزان خرد انجام می شود، توضیح داد: کشاورزي کلان و گسترده در
دست شرکت هاي بزرگی است که زیرمجموعه ارگان هان خاص و نهادهاي توانمند هستند و این موضوع را که در بحث مالیات با آن
ها چگونه برخورد خواهد شد، نمی دانم؛ اما در بخش کشاورزي خرد که براي امرار معاش روزانه خود با چالش جدي مواجهند و حدود

 
95درصد این قشر با وام بانکی روزگار خود را سپري می کنند، اعمال مالیات تأثیر منفی در معاش و تولید آن ها خواهد داشت. 

دبیر بنیاد ملی گندم کاران ایران ادامه داد: هیچ کشاورزي توان سرمایه گذاري پایدار براي آینده را ندارد، زیرا به طور مثال تراکتوري
که تا چندي پیش 100 یا 120میلیون تومان بود، اکنون 400 تا 450میلیون تومان شده است. کدام کشاورز خردي می تواند در این

 
شرایط تراکتور بخرد؟ 

وي با انتقاد از سقف 100میلیون تومان درآمد کشاورزي که معاف از مالیات است و مابقی مشمول مالیات خواهد شد، بیان کرد: براي
دریافت مالیات براي درآمد بالاي 100میلیون تومان، چطور می خواهند محاسبات را انجام دهند؟ مگر کشاورز دفاتر حسابرسی دارد؟
مگر توان تولید و فروش و نوسانات تولید در این حوزه مشخص است که بخواهند درآمد را تخمین بزنند و مالیات مقرر کنند؟ چگونه

 
می خواهند میزان 100میلیون درآمد را مشخص کنند، درحالی که هزینه هاي تولید به شدت افزایش یافته است؟ 

 
هیچ کجاي دنیا از بخش کشاورزي مالیات دریافت نمی شود 

مدیرعامل مجمع ملی خبرگان کشاورزي تأکید کرد: در هیچ کجاي دنیا از بخش کشاورزي مالیات دریافت نمی شود، بلکه با تزریق

 
یارانه هاي قوي و با حمایت از کشاورز، سبب افزایش تولید می شوند تا از هرگونه واردات و وابستگی خود را بی نیاز کنند. 

خان محمدي در پاسخ به این سؤال که تعداد بهره برداران کشاورزي در ایران چقدر است، عنوان کرد: درحال حاضر سه میلیون و
700هزار تا چهارمیلیون بهره بردار در بخش کشاورزي داریم. این درحالی است که سابق بر این چهارمیلیون و 500هزار بهره بردار

 
داشتیم که به دلایل مختلف همچون کهولت سن حدود 500هزار نفر از روند تولید خارج شدند. 

وي در توضیح این که عدم حمایت از کشاورزان سبب خروج چه تعدادي از این افراد از چرخه تولید خواهد شد، گفت: اگر روند فعلی
یعنی عدم حمایت از کشاورزان ادامه یابد و مالیات هم بر مشکلات و هزینه تمام شده آنان اضافه شود، مطمئن باشید 50درصد از
آماري که اعلام کردم، از چرخه تولید خارج خواهند شد. اگر هر کدام از این چهارمیلیون بهره بردار فعلی را یک خانواده چهارنفره در
نظر بگیریم، 16میلیون نفر به طور مستقیم زندگیشان با تولیدات کشاورزي گره خورده است. به طور غیرمستقیم هم اگر بخش حمل
ونقل، صنایع تبدیلی، کارخانجات تولیدي و... را بیفزاییم، حداقل 40میلیون نفر با کمک تولیدات کشاورزي ارتزاق می کنند و شغلشان
مرتبط با این بخش است؛ به طور مثال تولیدکنندگان ماکارونی، بیسکویت، شکلات و... همگی مواد اولیه خود را از محصولات

 
کشاورزي تهیه می کنند. 

مدیرعامل مجمع ملی خبرگان کشاورزي در رابطه با میزان تولید نیز عنوان کرد: درحال حاضر 126میلیون تن تولید انواع محصولات
کشاورزي داریم که اگر این 50درصد تولیدکننده از این حوزه خارج شوند، تولید هم به نصف کاهش خواهد یافت؛ آن هم در شرایطی
که نیاز است با حمایت از کشاورزي و رونق صادرات بتوانیم به ارزآوري کمک کنیم، نه این که براي تأمین امنیت غذایی مجبور به



 
واردات شویم. 

 
تسهیل روند صادرات مازاد تولید، عایدي بیش تري براي دولت دارد 

خان محمدي تصریح کرد: 18میلیون هکتار زمین براي کشت گندم دیمی داریم که فقط شش میلیون هکتار زیرکشت است و اگر
حمایت درستی از کشاورزان و این حوزه می شد، نه تنها می توانستیم پاسخگوي نیاز 10میلیون تنی مصرف داخل باشیم، بلکه توانایی
این را داشتیم که صادرات انجام دهیم و با آرد کردن گندم، بازار کشورهاي همسایه مانند افغانستان را به راحتی در دست بگیریم.

 
حال دولت در این شرایط به فکر مالیات افتاده است تا شرایط کار و زندگی کشاورزان را سخت تر کند. 

وي تأکید کرد: دولت با حمایت از تولید و تسهیل روند صادرات مازاد تولید، عایدي بسیار بیش تري از مالیات کسب خواهد کرد؛

 
بنابراین بهتر است به جاي سخت کردن روند تولید، زمینه افزایش تولید و صادرات را فراهم کند. 

 
پسته کاران جایگاه خود را در بازارهاي جهانی از دست خواهند داد 

رئیس هیئت مدیره تعاونی پسته کاران استان مرکزي نیز در نقد حذف معافیت مالیاتی کشاورزان گفت: دریافت مالیات اقدام درستی
است و بسیاري از کشورهاي پیشرفته براساس درآمدهاي مالیاتی اداره می شوند، اما در همین کشورها تولیدات کشاورزي معاف از

 
مالیات است. واقعاً دلیل تصمیم دولت در حذف معافیت مالیاتی کشاورزان را درك نمی کنم. 

محمود بارانی در گفت وگو با «سبزینه» اظهار داشت: دریافت مالیات از کشاورزان ظلمی مضاعف بر فعالان این حوزه است که حمایتی
نمی شوند و حتی خرید تضمینی هم در بسیاري از بخش ها مانند محصولات باغی وجود ندارد. در همین شرایط هم کار کشاورزي

 
سخت است و اگر هزینه تولید باز هم افزایش یابد، انگیزه تولید بسیار کاهش خواهد یافت. 

او درخصوص میزان اشتغالی که در حوزه تولید پسته وجود دارد، بیان کرد: در بخش باغداري و تولید پسته، در هر هکتار 2/1شغل
ایجاد می شود؛ براي مثال یک باغ 300هکتاري پسته حداقل براي یک هزار و 200نفر اشتغال ایجاد می کند؛ بنابراین حمایت از تولید

 
در بخش کشاورزي هم در بحث امنیت غذایی و هم امنیت شغلی اهمیت دارد. 

رئیس نظام صنفی کشاورزي شهرستان زرندیه در رابطه با میزان تولید پسته در کشور اظهار کرد: تولید سالانه پسته بین 250 تا
300تن است که رقم مطلوبی به شمار می رود. این صنعت سالانه دومیلیارد دلار گردش ارزي دارد، زیرا بخش عمده پسته ما صادر

 
می شود و فقط 10درصد از کل تولید مصرف داخلی دارد. 

او به نقش ایران در بازارهاي جهانی نیز اشاره کرد و افزود: البته در قبل از انقلاب 70درصد از بازارهاي جهانی در اختیار پسته کاران ما
بود و با گذشت سال ها و عدم حمایت از این محصول و وجود مشکلات مختلف مانند نبود بسته بندي مناسب، موانع صادرات و...
سبب شد کشورهاي دیگر جایگزین ایران شوند. حال که با حداقل امکانات همچنان صادرات پسته ادامه دارد، با دریافت مالیات و عدم

 
حمایت از بخش خصوصی که در حوزه تولید فعالند، همین میزان کم از بازار جهانی را هم از دست خواهیم داد. 

 
دریافت مالیات، سنگی جلوي پاي کشاورزان است 

بارانی سقف معافیت مالیاتی بخش کشاورزي را بسیار ناچیز دانست و یادآور شد: وقتی حداقل معافیت مالیاتی را 100میلیون تومان



گذاشته اند، به این مهم توجه نداشته اند که با این حجم تورم، دیگر 100میلیون تومان رقم بزرگی نیست و چند سال دیگر حقوق
یک ماه کارگر خواهد شد. یک باغ پسته حداقل 500میلیون تومان درآمد دارد و این گونه با توجه به هزینه بالاي تولید دیگر تولید به

 
صرفه نخواهد بود. 

رئیس نظام صنفی کشاورزي شهرستان زرندیه ادامه داد: در شرایطی که کشور نیازمند این است که درآمدهاي دیگري را جایگزین
درآمدهاي نفتی کند که به صفر رسیده و با حمایت از بخش تولید روند ارزآوري را فراهم سازد، به دنبال دریافت مالیات است. مالیات
فقط سنگی جلوي پاي کشاورزان می اندازد و تأثیر منفی بر تولید خواهد داشت. در رابطه با پسته کاران هم تأثیر خود را خواهد
گذاشت؛ چون پسته محصولی است که تا رسیدن به بهره برداري زمانی طولانی را طی می کند و چند سال بعد تبعات این تصمیم

آشکار خواهد شد.



بلاتکلیفی 100هزار گردشگر آلاشت در سایه کمبودها

منبع: روزنامه سبزینهشماره خبر:  21  |  تاریخ: 1399/08/26

بلاتکلیفی 100هزار گردشگر آلاشت در سایه کمبودها

39کیلومتر مانده به سوادکوه مازندران، شهر آلاشت قرار گرفته است؛ یکی از ییلاق هاي مه گرفته شمال کشور که در بهار و
تابستان به دلیل هواي خنکش بسیاري آن را براي سفر انتخاب می کنند. این منطقه که محلی ها به آن «الاِشت» هم می گویند، در
زبان مازندرانی به معنی «آشیانه عقاب» است. وجه تسمیه این اسم به خاطر عقاب هاي زیاد این منطقه است که در کوه هاي بلندش
آشیانه دارند. آلاشت منطقه اي زیبا و بکر است که هم جاذبه تاریخی دارد و هم طبیعت گردي، اما براي ساکنان این شهر اوضاع به
زیبایی آنچه گردشگران می بینند، نیست. شهري که جوانانش از درد بیکاري تن به مهاجرت داده اند و این شرایط از آلاشت، شهر
پیري ساخته است که آینده روشنی نخواهد داشت. آلاشت به رغم داشتن جذابیت هاي طبیعی، بافت تاریخی و پذیرش سالانه بیش از
100هزار گردشگر، فاقد مراکز رفاهی گردشگري است و صرفاً تعدادي ویلا و سوئیت ، مکان هاي اقامتی شخصی و خصوصی هستند
که معمولاً در آن ها امکانات رفاهی یک خانه مسکونی وجود دارد. در این خصوص در گفت وگو با شهردار و شهروندان آلاشت به

 
بررسی مشکلات این شهر پرداخته ایم. 

 
در آلاشت تابلوي راهنمایی براي هدایت گردشگران وجود ندارد 

یکی از شهروندان آلاشتی در تشریح مشکلات این شهر و دغدغه هاي شهروندان گفت: شهر ما با داشتن طبیعت خاص و منحصربه

 
فرد، به دلیل مشکلات مختلفی که دارد، در کسب درآمد از بخش گردشگري موفق نبوده است. 

رضا احمدي در گفت وگو با «سبزینه» در توضیح مشکلات آلاشت اظهار کرد: یکی از مشکلات مهم شهر آلاشت، جاده آن است. جاده
35کیلومتري آزادمهر به آلاشت، تنها راه دسترسی شهر آلاشت به شهرهاي دیگر است که به علت تخریب برخی نقاط آن، تردد به
خصوص براي توریست ها و گردشگرانی که با جاده آشنایی ندارند، پرمخاطره است؛ به خصوص اگر در روز بارانی یا شب در این جاده

 
درحال تردد باشند. 

به گفته این شهروند آلاشتی، این شهر جزو معدود شهرهایی است که تابلوي راهنمایی براي هدایت افراد در نقاط مختلف آن وجود
ندارد و گردشگران و افراد ناآشنا با منطقه، به راحتی در این شهر کوچک گم می شوند. با وجود این که نصب تابلو هزینه خاصی ندارد،

 
اما با همه درخواست هایی که شده، هنوز این اتفاق نیافته است. 

احمدي ادامه داد: براي جذب گردشگر به یک استراحتگاه مجهز نیاز است، اما استراحتگاه و محل اسکان مناسبی براي گردشگران در
شهر ما وجود ندارد. فقط پارك پشت فروشگاه است که آن هم متولی ندارد و نظارتی بر بهداشت و نظافت این پارك نمی شود. گاهی
گردشگران در این پارك چادر می زنند، اما مناسب نبودن سرویس هاي بهداشتی و نبود مسئولی در پارك براي رفع مشکلات و تأمین

 
امنیت لازم براي گردشگران، مانع از تبدیل این مکان زیبا به یک نقطه توریستی شده است. 

 
آلاشت پارکینگ عمومی ندارد 



این شهروند آلاشتی نبود پارکینگ عمومی را یکی دیگر از مشکلات این شهر عنوان کرد و افزود: در شهر آلاشت پارکینگ عمومی
وجود ندارد و در فصل تابستان که گردشگران وارد این شهر می شوند، مجبورند کنار جاده ماشین خود را پارك کنند که شاهد

 
تصادف و صدمه دیدن ماشین هایشان هستیم. 

احمدي در توضیح وضعیت صنایع دستی در این شهر گفت: جاجیم بافی و گلیم بافی از صنایع دستی باکیفیت منطقه ماست. در
گذشته که این صنعت رونق داشت، محصولات شهرمان به آلمان نیز صادر می شد. وزارت میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري،
40 یا 50خانم سرپرست خانوار را در کارگاهی براي تولید گلیم و جاجیم جذب کرده بود که حقوق ثابت دریافت می کردند و
تولیداتشان هم براي فروش به گردشگران ارائه و هم به کشورهاي دیگر صادر می شد. البته این کارگاه زمستان ها بسیار سرد می شود
و زنان مجبورند با خود وسایل گرمایشی ببرند. از آن جایی که سیستم گرمایشی در این کارگاه تعبیه نشده است، همین امر سبب

 
کاهش استقبال و فعالیت زنان شاغل در کارگاه شده. 

وي ادامه داد: این بی توجهی درحالی است که گلیم بافی و جاجیم بافی آلاشت ثبت فرهنگی شده است و با کمی حمایت نه فقط
براي زنان که براي مردان هم می تواند ایجاد اشتغال کند. فقط تعداد اندکی از زنانی که بافت سنتی گلیم و جاجیم را بلد هستند، در
آلاشت مانده اند. اگر حمایتی براي آموزش و ترویج این صنعت نشود، به زودي از بین خواهد رفت و همان طور که قالی بافی به طور

 
کامل تعطیل شد، این بخش هم تعطیل می شود. 

این شهروند آلاشتی با بیان این موضوع که پیش از انقلاب مجتمع دامداري بزرگی در آلاشت ساخته شد که بعد از انقلاب در اختیار
تعاونی روستایی آلاشت قرار گرفت، عنوان کرد: بخش گاوداري و مرغداري هنوز فعال است، اما بخش گوسفندداري تعطیل شده.
تعاونی روستایی، هشت سالنی را که براي گوسفندداري وجود داشت، تخریب کرد و زمین و آهن آلات آن را فروخت؛ درحالی که این

 
سوله ها براي برپایی تالار عروسی، باشگاه ورزشی یا کارگاه فرش بافی و... قابلیت استفاده داشتند. 

 
20سال است آلاشت افزایش حریم نداشته 

وي با بیان این که یکی دیگر از مشکلات ما، محدود بودن حریم شهري و عدم توسعه شهر است، افزود: 20سال است آلاشت افزایش
حریم نداشته و زمین ها در بافت شهري تمام شده اند. در این شرایط مردم مجبورند خارج از بافت شهري خانه بسازند که غیرقانونی
است و آب، برق، گاز و... ندارد. در این بین خرابی خطوط تلفن هم یکی از مشکلات هر روزه است و اینترنت هم بسیار کم سرعت بوده

 
و مدام قطع می شود. 

احمدي در توضیح بسترهاي موجود براي ایجاد اشتغال در این شهر خاطرنشان کرد: خاك آلاشت براي پرورش زعفران عالی است، اما
هیچ سرمایه گذاري اي در این حوزه نشده. همچنین پرورش گیاهان دارویی نیز در این منطقه می تواند به عنوان راهکاري براي ایجاد

 
اشتغال و درآمدزایی باشد، اما مسئولان به آن بی توجه هستند. 

 
تعطیلی تنها رصدخانه شمال کشور! 

او در ادامه اضافه کرد: جالب است بدانید سال86 به همت شهردار وقت، رصدخانه آلاشت که به عنوان تنها رصدخانه استان هاي
شمالی ایران است و ارتفاع آن از سطح دریا یک هزار و 815متر است، ساخته شد. این رصدخانه با نام رصدخانه آیت االله صالحی
مازندرانی، از زمانی که راه اندازي شد، در جذب گردشگر موفق بود و بسیاري از دانشگاه ها براي آوردن دانشجویان از قبل وقت می
گرفتند، اما با تغییر شهردار، کارکنان این مرکز به کادر اداري شهرداري افزوده شدند و به طور کلی این مرکز از رونق افتاد، زیرا براي



 
زمان هایی که دانشگاه ها می خواهند وقت بگیرند یا گردشگران قصد دارند از این مرکز بازدید کنند، کارمندي در رصدخانه نیست. 

 
برنامه ریزي، کلید پیشرفت و توسعه شهري 

مدیر انجمن توسعه پایدار آلاشت نیز در رابطه با دغدغه هاي خود براي توسعه و رشد آلاشت گفت: رعایت مسائل زیست محیطی از
سوي مدیریت شهري، همراهی شهروندان در کاهش تولید زباله هاي خانگی، تفکیک زباله از مبدأ، توجه گردشگران براي نریختن زباله
در طبیعت و برخورداري از محیط زیست سالم و شهر پاك از دغدغه هاي مهم و اولویت هاي اصلی انجمن توسعه پایدار آلاشت است
که در این خصوص انتظار داشتیم مسئولان شهر به صورت جدي به موضوع ورود کنند تا با برنامه ریزي، مشارکت، همراهی و نیز

 
حس مسئولیت پذیري شهروندان؛ محیط زیستی عاري از آلاینده ها و شهري بدون زباله داشته باشیم. 

هوشنگ ولدي در گفت وگو با «سبزینه» افزود: متأسفانه شوراي پنجم و مدیریت شهري در حمایت از فعالان عرصه محیط زیست به

 
ویژه تنها سمن فعال در حوزه توسعه پایدار، توفیق چندانی نداشته است. 

او ادامه داد: یکی دیگر از دغدغه هاي ما، بی توجهی مسئولان شهري به ظرفیت بافت تاریخی به عنوان سرمایه فرهنگی و اقتصادي
شهر است که اگر تحت عنوان یک فرصت و یکی از آیتم هاي اصلی توسعه گردشگري مورد توجه جدي قرار گیرد، با مطالعه، برنامه
ریزي، سرمایه گذاري، مرمت و بهسازي، آموزش شهروندان، فرهنگ سازي و کاهش موانع فرهنگی و زیرساختی می تواند با جذب

 
گردشگران، تحول و توسعه اقتصادي شهر را به دنبال داشته باشد. 

مدیر انجمن توسعه پایدار آلاشت در رابطه با امکانات شهري براي تحصیل و آموزش خاطرنشان کرد: آلاشت دو واحد آموزشی مستقل
دوره ابتدایی و دوره اول متوسطه دارد که متأسفانه بخش هاي زیادي از این ظرفیت ها به دلیل مهاجرت مردم و نبود فرصت هاي
شغلی در دهه هاي گذشته و به تبع آن تعداد اندك دانش آموزان که درحال حاضر بیش از پنج نفر نیست، بدون استفاده مانده و

 
درحال تخریب است که توجه مسئولان مربوطه را می طلبد. 

ولدي با ارزیابی مثبت وضعیت بهداشت در این شهر بیان کرد: درخصوص امکانات بهداشتی خوشبختانه مرکز درمانی آلاشت با حضور

 
پزشک، کادر درمانی و امکانات لازم درحال ارائه خدمات به شهروندان است. 

او در توضیح جایگاه شهرداري در شهر آلاشت نیز تصریح کرد: جایگاه شهرداري در شهر آلاشت درحد نهاد خدماتی صرف باقی مانده
است. ایجاد بسترهاي لازم براي توسعه شهر در عرصه هاي اجتماعی و فرهنگی و توجه به توسعه گردشگري، رویکردهاي جدید علمی
و تخصصی و تدوین نقشه راه براي نهاد شورا و شهرداري را طلب می کند تا فراتر از آسفالت کردن معابر و جمع آوري زباله، دریافت
عوارض، جرائم و ماده100، نقش مدیریت در چرخه حیات شهر را در حوزه هاي فرهنگی و اجتماعی، محیط زیست، منابع طبیعی،

 
مرمت شهري و صیانت از بافت تاریخی، نشاط و شادابی شهروندان و زندگی پویاي شهري برعهده داشته باشد. 

ولدي اضافه کرد: همان طور که می دانیم، شهرداري یک نهاد محلی است که با تکیه بر مقبولیت مردمی و منابع محلی، چرخه زندگی
شهري را مدیریت می کند؛ بنابراین مشارکت انتقادي مردم، حدود انتظار و سطح مطالبات آنان از مدیریت شهري به لحاظ این که از
نزدیک عواید مثبت و منفی فعالیت شهرداري را لمس می کنند، می تواند موجب ارتقاي جایگاه شهرداري و ارائه خدمات مطلوب

 
شهري شود. 

مدیر انجمن توسعه پایدار آلاشت ادامه داد: مدیریت شهري باید گسترش ارتباط با مردم، محلات و نخبگان را در دستور کار خود قرار



دهد و پیوند نزدیک تري با گروه هاي مردمی ایجاد کند. مدیریت شهري و شوراي شهر آلاشت براي توجه بیش تر به ظرفیت هاي
فرهنگی، اقتصادي و اجتماعی جامعه به رویکردي جدید نیاز دارد. نظرسنجی از مردم، مراجعه به نخبگان و کارشناسان بومی و
استفاده از خرد جمعی در تصمیمات مهم شهري، توزیع متوازن زیرساخت ها و تسهیلات شهري، ارتقاي کیفیت خدمات شهري در
بافت تاریخی، افزایش سرانه فضاي سبز و مراکز فرهنگی، استفاده بهینه از ظرفیت هاي موجود ازجمله بافت تاریخی، رصدخانه، کارگاه

 
صنایع دستی، موزه مردم شناسی، اماکن متبرکه و ظرفیت هاي طبیعی و اکوتوریسم باید در اولویت هاي مدیریت شهري قرار گیرد. 

 
رهاسازي فاضلاب خانگی در کوچه هاي شهر آلاشت 

او در ادامه به مشکلات دیگر شهر پرداخت و گفت: رهاسازي بخش زیادي از فاضلاب خانگی در کوچه پس کوچه هاي شهر آلاشت،
یکی از مشکلات زیست محیطی است که انتشار بیماري هاي متعدد و خطرناك را به همراه داشته و به ویژه سلامت کودکان و
سالمندان را تهدید می کند. از طرف دیگر، با توجه به گردشگرپذیر بودن شهر و این که یکی از جاذبه هاي این شهر، گردش مسافران
در کوچه ها و معابر سنتی داخل بافت آن است، با فاضلاب هاي رها شده در معابر، گردشگران با تصاویر ناخوشایندي از شهر مواجه
می شوند که متأسفانه مورد توجه مسئولان ذي ربط قرار ندارد؛ بنابراین جهت جمع آوري، دفع بهداشتی و ساماندهی فاضلاب شهري
به عنوان یکی از موانع توسعه گردشگري و حفظ سلامت شهروندان باید چاره اندیشی شود و نمایندگان مجلس و مسئولان استانی

 
باید حمایت هاي لازم را در این زمینه به عمل آورند. 

 
ضعف مدیریت پسماند، یکی از مشکلات مهم آلاشت 

ولدي خاطرنشان کرد: ضعف مدیریت پسماند، مشکل اساسی دیگري است که توجه جدي به آن ضرورت امروز آلاشت است و تفکیک
زباله از مبدأ، آموزش شهروندان، نصب سطل زباله استاندارد شهري، جمع آوري و دفع بهداشتی زباله ها به ویژه مواد فسادپذیر، توجه
خاص به بهداشت دام و پاك سازي مرتب و ضدعفونی کردن مراکز نگهداري دام و طیور اهمیت ویژه اي پیدا می کند. در سال هاي
اخیر از سوي شهرداري آلاشت محلی براي سوزاندن زباله ها اختصاص داده شد که باید براي کاهش آلودگی هاي زیستی آن نیز تدابیر

 
لازم اندیشیده شود. 

 
هیچ گونه خدمات هتلی در آلاشت ارائه نمی شود 

مدیر انجمن توسعه پایدار آلاشت در رابطه با امکانات گردشگري این شهر اظهار کرد: متأسفانه آلاشت به رغم داشتن جذابیت هاي
طبیعی، بافت تاریخی، موزه مردم شناسی، مسجد زیبا، رصدخانه، اماکن متبرکه و به عنوان شهر مقصد گردشگري و پذیرش سالانه
بیش از 100هزار گردشگر، فاقد مراکز رفاهی گردشگري اعم از هتل، مهمان سرا، مهمان پذیر، مراکز اقامتی بوم گردي و رستوران
بوده و صرفاً تعدادي ویلا، سوئیت و مکان هاي اقامتی شخصی و خصوصی هستند که معمولاً در آن ها امکانات رفاهی یک خانه
مسکونی وجود دارد، ولی هیچ گونه خدمات هتلی در آن ها ارائه نمی شود و افرادي که در این مکان ها اقامت می کنند، درواقع آن
محل را براي مدت معینی از صاحب خانه کرایه می کنند. در این شهر تنها یک واحد اقامتی با ظرفیت تقریبی 40نفر خدمات رفاهی
ارائه می کند. همچنین دو واحد پذیرایی سنتی به مسافران خدمات غذایی ارائه می دهند که ضرورت دارد سرمایه گذاري لازم در این
بخش انجام شود. توسعه زیرساخت ها و امکانات رفاهی لازم براي جذب گردشگران در این شهر کوچک کوهستانی و تاریخی که هدف

 
گردشگري استان نیز است، ضرورتی اجتناب ناپذیر است. 

 
فقدان سرویس بهداشتی براي گردشگران در شهر 



ولدي تأکید کرد: توسعه فضاهاي سبز، بوستان ها و پارك ها فرصت مناسبی براي تفریح ساکنان و توقف روزانه گردشگران خواهد بود؛

 
ضمناً ساخت سرویس هاي بهداشتی در تعدادي از نقاط شهر براي استفاده گردشگران و مسافران ضروري به نظر می رسد. 

وي تصریح کرد: ارائه خدمات شهري در بخش هاي مختلف آن اگر از سوي مدیریت شهري با نیازسنجی و تدوین استراتژي همراه
باشد، پیشرفت و توسعه براي آینده شهر می آورد، چراکه پیش نیاز رونق اقتصادي، توسعه و درآمدهاي پایدار برنامه ریزي است؛

 
درواقع برنامه ریزي، کلید پیشرفت و توسعه شهري خواهد بود. 

ولدي یادآور شد: شهر آلاشت باید متناسب با توانایی ها، محیط طبیعی و اقلیم کوهستانی، بافت تاریخی و ظرفیت گردشگري و صنایع
دستی توسعه پیدا کند. همچنین باید اقتصادي مبتنی بر ویژگی ها و توانایی هاي خود داشته باشد و به گونه اي برنامه ریزي شود که
متناسب با ویژگی هاي سنتی و تاریخی بودن آن منطقه توسعه یابد و درآمدهاي پایدار شهري شکل بگیرد. در این بین تنها با مطالعه
و برنامه ریزي درست، آموزش و مشارکت شهروندان، گفت وگو و مشورت با نخبگان و مردم درباره آینده شهر و نوآوري در مدیریت

 
شهري می توان در مسیر توسعه شهر آلاشت گام هاي مؤثري برداشت. 

 
نیاز به همراهی و حمایت داریم 

شهردار آلاشت نیز با اشاره به موقعیت توریستی این شهر و طبیعت زیبا و منحصربه فرد این منطقه گفت: آلاشت ظرفیت بالایی براي
جذب توریست دارد و رونق گردشگري می تواند به افزایش درآمد این شهر هم براي شهرداري و هم ساکنان آن ختم شود، اما
متأسفانه به دلیل مشکلاتی همچون نبود هتل، مسافرخانه و اقامت سراهاي مجهز و باکیفیت و همچنین عدم سرمایه گذاري بخش

 
خصوصی در این زمینه امکانات ما براي پذیرش مسافر بسیار کم است. 

عبدالکریم پهلوان در گفت وگو با «سبزینه» با بیان مشکلات این شهر افزود: از سوي دیگر خدمت رسانی هم براي مسافران با چالش
مواجه است و حتی در این شهر ما پارکینگ عمومی نداریم و همه شهروندان کنار خیابان پارك می کنند. آخر هفته ها از اردیبهشت
ماه تا اواخر شهریورماه یا اوایل مهر ماه بیش ترین مسافر وارد شهر ما می شود که مسافران و حتی هم محلی ها مجبورند کنار جاده و
خیابان اتومبیل خود را پارك کنند و از این نظر خساراتی هم وارد می شود، زیرا کوچه هاي آلاشت بافت سنتی دارند و پارك خودرو

 
در این کوچه ها امکان پذیر نیست. نبود زمین و بودجه کافی هم مانع ساخت پارکینگ عمومی شده است. 

 
آلاشت به ایجاد اشتغال و درآمدزایی نیاز دارد 

او به بررسی دلیل تعطیلی رصدخانه این شهر هم پرداخت و عنوان کرد: در آلاشت رصدخانه اي مجهز داریم که در کل منطقه شمال
کشور فقط همین یک رصدخانه است، اما به دلیل شیوع کرونا از اسفندماه سال گذشته تعطیل شده. درحالی که پیش از آن، درآمد ما
از این رصدخانه سالانه چیزي حدود 100 تا 120میلیون تومان بود، اما با تعطیلی این مرکز درآمدي کسب نشده که بتوانیم براي

 
نگهداري آن هزینه کنیم. 

پهلوان تأکید کرد: بارها اعلام کرده ایم و باز هم اعلام می کنیم که براي همکاري با سرمایه گذارانی که بخواهند در زمینه گردشگري
و توسعه شهر کمک کنند، نهایت همکاري را خواهیم داشت و در بحث مجوزها و همراهی شهرداري آماده هستیم شرایط کار را

 
تسهیل کنیم، زیرا این شهر به ایجاد اشتغال و درآمدزایی نیاز دارد. 

شهردار آلاشت با انتقاد از مسن شدن شهر و مهاجرت جوانان بیان کرد: آلاشت تقریباً یک شهر مسن است و جوانان به دلیل کمبود



امکانات و نبود شغل مجبور به مهاجرت هستند و همین امر باعث شده در مدرسه ابتدایی چهار تا پنج دانش آموز بیش تر نداشته

 
باشیم. 

 
یک میلیارد و 100میلیون تومان بودجه سالانه آلاشت! 

پهلوان در پاسخ به این پرسش که امور عمرانی در این شهر چگونه پیگیري می شود و براي حل مشکلات مختلف که نیازمند کارهاي
عمرانی در سطح شهر است، چه طرح و برنامه اي دارید، گفت: بودجه شهرداري بسیار محدود است؛ با یک میلیارد و 100میلیون
تومان بودجه سالانه فقط می توانیم 50درصد بودجه را به بخش عمرانی اختصاص دهیم و مابقی هزینه امور جاري شهرداري و حقوق

 
کارکنان و قبض آب، برق، گاز و... می شود. 

شهردار آلاشت با اشاره به کمبود بودجه شهرداري براي بهینه کردن خدمات شهرداري ادامه داد: شهر ما حتی مجهز به سیستم حمل
مکانیزه زباله هم نیست و به صورت دستی و سنتی زباله ها با چرخ از کوچه ها جمع و سر خیابان ها انباشته می شوند تا با کامیون

 
جمع آوري و به خارج از شهر انتقال داده شوند. 

او در تشریح دلیل کمبود بودجه نیز گفت: شهرهایی با جمعیت زیر 50هزار نفر با این مشکلات دست به گریبان هستند، زیرا بودجه

 
محدودي دارند و براي ما که کم تر از یک هزار نفر جمعیت داریم، شرایط سخت تر هم است. 

 
میراث فرهنگی پول جاجیم هایی را که برده نمی دهد 

پهلوان در رابطه با حمایت از صنایع دستی براي رونق کسب و کار اظهار کرد: توانسته ایم جاجیم را ثبت جهانی کنیم، اما مسأله این
است که عدم حمایت سازمان میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري سبب شده محصولات این شهر روي دست تولیدکننده بماند
و حتی در یک مورد هم که مقداري از تولید ما را بردند تا بفروشند، دیگر خبري نشد و ماجراي بازپس گیري پول این تولیدات از

 
سازمان میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري خود ماجراي دنباله داري شده است. 

او ادامه داد: در گذشته تعداد بسیاري در این حوزه فعال بودند. درحال حاضر فقط چهار تا پنج خانم هنرمند ما در این بخش فعال

 
هستند و شرایط براي کار این چند خانم هم فراهم نیست. 

شهردار آلاشت در توضیح این که چرا گردشگري نتوانسته است موجب رونق اقتصادي در این منطقه شود، خاطرنشان کرد: اصولاً افراد
فقط بخش ورود گردشگر در دو تا سه روز آخر هفته در چند ماه سال را می بینند و آن را به کل روزهاي سال تعمیم می دهند، اما
نمی دانند این شهر به علت نداشتن بسترهاي لازم براي جذب و کسب درآمد از گردشگري سود چندانی از این حوزه نمی برد و اوضاع

 
اقتصادي اهالی شهر مساعد نیست. 

او در بیان راهکار حل مشکلات شهر زیباي آلاشت به همدلی و همراهی همه آلاشتی ها اشاره کرد و گفت: بیش از هر چیزي نیاز به
همراهی و حمایت اهالی شهر خودمان داریم. اهالی آلاشت چه آن هایی که مهاجرت کرده اند و چه آن هایی که ساکن شهر هستند،
می توانند در آینده این شهر نقش آفرین باشند و با سرمایه گذاري و حمایت از کارآفرین ها در حوزه هاي مختلف می توانیم شرایط را

بهتر کنیم.



پاي مرغ؛ دورریزي ارزآور

منبع: روزنامه سبزینهشماره خبر:  22  |  تاریخ: 1399/08/26

پاي مرغ؛ دورریزي ارزآور

صادرات پاي مرغ تجارت تازه اي در حوزه صادرات است، این محصول همیشه جزو دور ریختنی ها بود، اما یک کارآفرین در
کوهدشت در واحد تولیدي خود اتفاق دیگري را رقم زده. بهزاد رشیدیان دلفان با شور خاصی از کارش حرف می زند و می گوید بعد
از یک ورشکستگی در کسب وکار فرآوري گوشت و بدهکاري به بانک درباره صادرات پاي مرغ تحقیق کرده است و امروز این محصول
ارزآور را به چین صادر می کند. به گفته این کارآفرین، اکنون، هر تن پاي مرغ به طور متوسط به قیمت 600دلار به کشورهاي جنوب

 
شرق آسیا صادر می شود. 

رشیدیان دلفان، از آن دسته کارآفرینانی است که با حرارت و هیجان از کسب وکارش حرف می زند، هر چند در لابه لاي سخنانش

 
رگه هایی از گلایه و انتظارات برآورده نشده وجود دارد؛ اما سخن اصلیش رونق تولید و گذر از بند مشکلات است. 

کارآفرینی که در شرف بازنشستگی است و پس از ورشکستگی در سال86 و بازپرداخت چندبرابري تسهیلات به بانک دست از کار

 
نکشید و این بار با صادرات پاي مرغ وارد میدان تولید شده و 120نفر را در شهر کوچک خود، کوهدشت مشغول به کار کرده است. 

آن طور که رشیدیان دلفان می گوید: در سال86 در مقابل مافیاي بازار گوشت و کارکشته هاي این حوزه دوام نیاورد و نتوانست طرح
فرآوري محصولات گوشتی را به سرانجام برساند و در نهایت بعد از ورشکستگی هم مجبور شد، 315میلیون تومان وامی را که براي

 
شروع کار گرفته بود، با احتساب جریمه اش به مبلغ یک میلیارد و 200میلیون تومان پس بدهد. 

رشیدیان دلفان در این باره به ایرنا می گوید: سال90 پس از یک دوره ورشکستگی و بدهی به بانک، تحقیق درخصوص صادرات پاي

 
مرغ را شروع کردم و به این نتیجه رسیدم که کسب وکار جدیدي راه اندازي کنم. 

این تولیدکننده می افزاید: بیش از دوسال براي دریافت کدصادراتی تلاش کردم، پس از آن به نقشه واحد تولیدي و ملزومات آن

 
ایراداتی وارد شد؛ اما همه را پشت سر گذاشتم و حتی چینی ها براي تأیید کارگاه و سفارش پاي مرغ، آمدند و بازدید کردند. 

وي کارش را با طرح توجیهی 15نفر اشتغال آغاز کرده و تا همین ماه قبل 70نفر را مشغول کرده است و امروز با راه اندازي فرآوري

 
جدیدي نان 120خانوار را با زوربازوي خودشان تأمین می کند. 

 
فرآوري پاي مرغ 

زمانی که فرآوري پاي مرغ در استانی انجام شود، نباید این دور ریختنی ارزآور از کشتارگاه هاي استان خارج شود، بلکه باید با قیمت
واقعی در اختیار واحد فرآوري قرار بگیرد، اما این تولیدکننده از رعایت نشدن این قانون گلایه دارد و به قول خودش نمی تواند با

 
گردن کلفت هاي خریدار پاي مرغ سایر استان ها رقابت کند. 



رشیدیان دلفان می گوید: آن ها پاي مرغ کشتارگاه هاي استان را گاهی با پرداخت یک میلیارد تومان پیش خرید می کنند و
کشتارگاه ها هم به بهانه این که پاي مرغ را معدوم کرده اند، مرا جواب می کنند و مجبورم به استان هاي همسایه مراجعه کنم. هر
چند مجوز فرآوري سایر ضایعات کشتارگاهی را هم از جهاد کشاورزي گرفته است، اما دامپزشکی می گوید فضاي کافی براي این کار

 
ندارد و همچنان بین بود و نبود مجوزها معطل مانده است. 

 
نبود سرمایه درگردش 

مهم ترین مشکل این کارآفرین نبود سرمایه درگردش و خروج پاي مرغ استان به سایر استان هاست. وي می گوید: فضاي سردخانه
اي براي دپوي پاي مرغ وجود ندارد، 110تن ظرفیت فعلی آن چنان جوابگو نیست و درحال دریافت زمین یا گسترش سردخانه
هستم. وي با خوب و بد تولید کنار آمده است و اکنون گردش مالی مجموعه اش به پنج میلیارد تومان می رسد. سالانه 500 تا
600میلیون تومان به کارگرانش می دهد و همه را بیمه کرده است، با شیوع کرونا هیچ کارگري اخراج نشد و همه با رعایت پروتکل ها

 
همچنان مشغول کار هستند. 

رشیدیان دلفان تلخ و شیرین تولید را با هم قبول کرده است و به گفته خودش براي افزایش تولید و اشتغال زایی بیش تر تلاش می
کند. مصائب کارآفرینی را به جان خریده و امروز به ثبات رسیده است تا ثابت کند رونق و جهش تولید هرچند نیازمند کمک هاي
مسئولان و تسهیل در بوروکراسی هاي اداري است، اما سختکوشی، ایده پردازي و امید هم سهم به سزایی در این مسیر ایفا می کنند.
پاي مرغی را که شاید بسیاري از ما حس خوبی به آن نداریم، طرفداران بسیاري در کشورهاي جنوب شرقی آسیا دارد و به عنوان یک
منبع مهم پروتئین از آن استفاده می کنند و اکنون یک تولیدکننده با همه مصائب و سختی ها در مسیر درست خودکفایی و اشتغال
زایی گام برداشته است و این دور ریختنی چندش آور را به یک محصول ارزآور و اشتغال زا تبدیل کرده است. بدون شک تولید یک
مسیر پر پیچ و خم و طولانی است که این کارآفرین لرستانی آن را به خوبی درك کرده و بهانه هایی مثل نبود ماده اولیه، شکست،

 
قدرت رقیبان و حتی نبود حمایت مسئولان مانعی براي حرکت رو به جلوي وي نشده است. 

 
بازاریابی براساس اعلام نیاز مقصد 

مدیر صنایع تبدیلی و غذایی سازمان جهاد کشاورزي لرستان نیز به صدور مجوز توسعه واحد صادراتی پاي مرغ کوهدشت اشاره می

 
کند و می گوید: این واحد داراي خط تولید و بسته بندي است که یک برند موفق براي استان محسوب می شود. 

احمد مرادي می افزاید: علاوه بر جلوگیري از دور ریخت ضایعات، بازاریابی خوبی توسط این واحد صورت گرفته است و فعالیت آن
براساس اعلام نیاز مقصد انجام می شود. اکنون با درخواست مجوز احداث سردخانه براي این واحدها موافقت شده است و سازمان
جهاد کشاورزي حمایت هاي قانونی لازم را به منظور تداوم تولید آن انجام می دهد و درصورت تأمین اعتبار لازم تسهیلات مورد

 
درخواست وي پرداخت خواهد شد. 

 
صدور یک هزار و 266تن پاي مرغ از کوهدشت به کشورهاي آسیایی 

مدیرکل دامپزشکی لرستان نیز می گوید: یک هزار و 266تن پاي مرغ امسال از مبدأ شهرستان کوهدشت به کشورهاي آسیایی صادر

 
شده است. 

مصطفی زبردست با بیان این که کشورهاي مقصد داراي استانداردهاي خاصی براي واردات هستند، می افزاید: این میزان توسط فعال



 
اقتصادي بخش خصوصی از نقاط مختلف کشور خریداري و به کشورهاي جنوب شرق آسیا با اولویت چین صادر شده است. 

وي با اشاره به این که هر تن پاي مرغ به طور متوسط به قیمت 600دلار صادر می شود، تصریح می کند: با توجه به ظرفیت هاي

 
موجود در استان، از این فرصت براي سرمایه گذاري و افزایش واحدهاي صنعتی استقبال می شود. 

مدیرکل دامپزشکی لرستان ادامه داد: طبق تحقیقات انجام شده پاي مرغ حاوي بسیاري از پروتئین ها، ویتامین ها و مواد معدنی است
که براي تولید محصولات دارویی و غذایی به کشورهاي آسیاي جنوب شرقی صادر می شود. با توجه به این که پاي مرغ در ایران
مصرف چندانی ندارد، صادرات آن یکی از ظرفیت هاي این استان محسوب می شود و ارزش افزوده قابل توجهی را عاید تولیدکنندگان

 
داخلی می کند. 

وي درخصوص ضرورت حمایت هاي لازم از این واحد اقتصادي تصریح کرد: کشتارگاه هاي استان باید ضایعات پاي مرغ را در اختیار

 
استان قرار دهند و از فروش آن به سایر مناطق خودداري کنند. دامپزشکی نیز تاکنون نسبت به این مسأله پیگیر بوده است. 

مصرف سالانه گوشت مرغ در لرستان 50هزار تن و تولید آن نیز بیش از 70هزار تن است. این کارآفرین ثابت کرد ایده و پشتکار در
تولید حرف اول را می زند و البته نباید براي تولید سنگ بزرگی را نشانه گرفت که نتوان آن را برداشت، تولید و کارآفرینی را می توان

بدون مواد اولیه گران و وارداتی آغاز کرد و از یک ورشکسته بدهکار به صادرکننده موفق یک دور ریختنی ارزآور تبدیل شد.



ضرورت رده بندي سنی در پلتفرم ها

منبع: روزنامه حمایتشماره خبر:  23  |  تاریخ: 1399/08/26

ضرورت رده بندي سنی در پلتفرم ها

 
ضرورت رده بندي سنی در پلتفرم ها 

اولین نشست اینترنت امن براي کودکان با همکاري ساترا و مرکز نوآوري حکمرانی و کارآفرینی اجتماعی هیوادِ نو و با حضور فعالان

 
حوزه خانواده، آموزش و تربیت برگزار شد. 

در این نشست، سرپرست اداره کل تنظیم و تدوین مقررات ساترا درباره نقش و اهمیت و مسئولیت حمایت از حقوق کودکان در فضاي
مجازي و تنظیم گري در تدوین مقررات کودکان و رده بندي سنی مطالبی را بیان کرد. زهرا روشن دل، حمایت ساترا از حوزه کودك
را وظیفه این سازمان دانست و با اشاره به موضوع ضابطه مندي درباره نحوه دسترسی این رده بندي سنی به فضاي مجازي گفت: در
آینده اي نزدیک چگونگی حمایت از کودکان از طریق الزامات سند حمایت از کودکان و ابزارهاي پیش بینی شده مانند امکان کنترل

 
فعالیت کودك توسط والدین منتشر می شود. 

وي افزود: ساترا در سند حمایت از کودکان در رسانه هاي صوت و تصویر فراگیر علاوه بر ضوابط محتوایی و حفظ محرمانگی و حریم
خصوصی الزاماتی مانند ایجاد ابزار کنترل والدین، جداسازي دسترسی کودك و بزرگسال به محتواي یک رسانه، حساب مخصوص
کودکان، فرایند گزارش دهی ویژه، تفکیک قابل شناخت محتواي تبلیغات تجاري و تناسب تبلیغات و ممنوعیت هاي تبلیغات را پیش
بینی کرده است. وي همچنین با تأکید بر افزایش سواد رسانه اي در این زمینه، به ضرورت رعایت رده بندي سنی به صورت مشترك

 
بین همه پلتفرم ها اشاره کرد. 

سرپرست اداره کل تدوین مقررات ادامه داد: در حال حاضر 9 رسانه صوت و تصویر فراگیر با محتواي تخصصی کودك وجود دارد که
این عدد درحال افزایش است. همچنین رسانه هاي بزرگسال محوري هم با ارائه محتواي کودك در این زمینه فعال هستند.



شرایط استفاده کارفرمایان از معافیت هاي بیمه اي+فیلم

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  24  |  تاریخ: 1399/08/26

مدیر کارآفرینی و اشتغال اداره کل تعاون کار و رفاه اجتماعی استان یزد: کارفرمایانی که فارغ التحصیل دانشگاهی را به
کارگیري کنند، جمعا حق 23 درصدي بیمه اي به حساب شان واریز می شود.

به گزارش خبرگزاري صداوسیما یزد، آیت اللهی گفت: کارفرمایان در صورت بکارگیري فارغ التحصیلان از پرداخت حق بیمه،

 
سهم کارفرما و سهم سه درصدي بیمه بیکاري معاف می شوند و وزارت کار جمعا این سهم را به حساب آن ها واریز می کند. 

آیت اللهی، ادامه داد: در استان یزد این تسهیلات براي 480 نفر قابل پرداخت است که البته از نظر تعداد محدودیت هم نداردو

 
کارفرمایان می توانند تعداد زیادي فارغ التحصیل را جذب کنند 

مدیر کارآفرینی و اشتغال اداره کل تعاون کار و رفاه اجتماعی استان یزد، اضافه کرد: هیچ محدودیتی براي جذب نیروي فارغ التحصیل

 
نداریم و کارفرمایان می توانند تعداد زیادي فارغ التحصیل جذب و تا دوسال از پرداخت حق بیمه معاف شوند. 

مدیر کارآفرینی و اشتغال اداره کل تعاون کار و رفاه اجتماعی استان یزد گفت: در صورتی هم که فارغ التحصیلی در این طرح از کار
بیکار شود می تواند از مزایاي بیمه بیکاري استفاده کند و همچنین در صورتی که فارغ التحصیلی از کار بیکار شود، ودوباره به کار

 
برگردد مشوق هاي براي آن ها دوباره پرداخت می شود. 

 
 {sepehr_media_5603874_400_300$}

دانلود



200 میلیارد ریال تسهیلات اشتغال در کهگیلویه و بویراحمد پرداخت شد

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  25  |  تاریخ: 1399/08/26

مدیر صندوق کارآفرینی امید کهگیلویه و بویراحمد گفت:
این صندوق از ابتداي سال جاري تاکنون 200 میلیارد
ریال تسهیلات براي ایجاد اشتغال در استان پرداخت کرده

 
است. 

حسن پور دوشنبه در گفت و گو با خبرنگار ایرنا افزود:
تسهیلات اشتغال صندوق کارآفرینی امید کهگیلویه و
بویراحمد به صورت انفرادي و یا در قالب تفاهم نامه

 
پرداخت شده است. 

وي با اشاره به اینکه مجموع تسهیلات اشتغال پرداخت شده صندوق کارآفرینی امید استان در سال جاري 205 میلیارد ریال بوده

 
اظهار داشت: بیش از 95 درصد از وام هاي اعطایی این صندوق در سال جاري براي ایجاد اشتغال پایدار بوده است. 

مدیر صندوق کارآفرینی امید کهگیلویه و بویراحمد تصریح کرد: این تسهیلات در قالب 374 پرونده و با پیش بینی اشتغال 400 نفر

 
پرداخت شده است. 

حسن پور عنوان کرد: براساس تفاهم نامه بسیج سازندگی که در سال جاري منعقد شد فرایند راه اندازي 58 صندوق خرد محلی در
مناطق مختلف کهگیلویه و بویراحمد شروع شده که برخی از این صندوق ها در مراحل نخست تشکیل و برخی نیز تسهیلات دریافت

 
کرده اند. 

وي تاکید کرد:تفاهم نامه با بنیاد برکت از دیگر اقدام هاي امسال بوده که تاکنون در قالب بیش از 81 پرونده به میزان 30 میلیارد

 
ریال تسهیلات پرداخت یا در حال انجام است. 

مدیر صندوق کارآفرینی امید کهگیلویه و بویراحمد عنوان کرد: امسال همچنین تفاهم نامه هاي با نهضت سوادآموزي، ورزش و
جوانان، بنیاد شهید و فنی و حرفه اي استان براي پرداخت تسهیلات اشتغال منعقد شده که بخش هایی پرداخت و بقیه در حال انجام

 
است. 

وي با بیان اینکه صندوق کارآفرینی استان سال گذشته در زمینه جذب تسهیلات روستایی رتبه اول کشور را کسب کرد افزود: آماده

 
پرداخت تسهیلات ارزان قیمت براي توسعه اقتصادي درروستاهاي استان هستیم. 

وي افزود: از ابتداي سال 1392 تا پایان نیمه نخست امسال یکهزار و 755میلیارد ریال تسهیلات از سوي صندوق کارآفرینی کهگیلویه

 
و بویراحمد پرداخت شده که بخش عمده اي از آن در حوزه اشتغال بوده است. 

وي میزان تسهیلات قرض الحسنه پرداخت شده از سوي صندوق کارآفرینی استان به متقاضیان از ابتداي این دولت را 17هزار

 
و298فقره ذکر کرد. 

وي بیان کرد: تسهیلات بانکی اشتغال در زمینه هاي بومگردي، خط تولید مواد شوینده، تولید و فراوري محصولات کشاورزي، صنایع

 
دستی و صنایع کوچک پرداخت شده است. 

مدیر صندوق کارآفرینی امید کهگیلویه و بویراحمد اظهار داشت: هر فقره وام اشتغال صندوق کارآفرینی امید 100 میلیون تا 40



 
میلیارد ریال است. 

بر اساس مرکز آمار ایران استان کهگیلویه و بویراحمد با 12.6 درصد، رتبه پنجم بالاترین نرخ بیکاري در کشور را داشته است.



تامین اجتماعی؛ چتري باز یا بسته؟

منبع: بنکرشماره خبر:  26  |  تاریخ: 1399/08/26

اما آیا تمام توقعات جامعه بر حق بوده و این سازمان در اثر تساهل یا سوء مدیریت، از انجام صحیح تعهدات قانونی خود سر باز
می زند؟ یا اینکه دفاعیات قانونی و برحقی هم دارد که شنیده نشده یا پذیرفته نمی شوند؟ آیا نهادهاي فرادستی از جمله حاکمیت،
دولت، مجلس و امثالهم در بروز این شرایط قصور و تقصیرهایی دارند یا پیکان نقدها باید تنها متوجه این سازمان باشد؟ چه راهکاري
براي احیا و بهبود ارتباط بین اصلی ترین سازمان بیمه گر کشور و شرکاي اجتماعی آن وجود دارد؟ در ادامه و با اشاره به واقعیت هاي
تاریخی و اجرایی، آسیب شناسی کوتاهی درخصوص شرایط نظام تامین اجتماعی انجام شده که خواندنش نه راهبران این سازمان را
خرسند یا تماما تبرئه خواهد کرد و نه الزاما توقع بعضا زیاده خواهانه گروهی از مردم را برآورده، اما تلاش شده تا مبتنی بر حقیقت و

 
گویاي واقعیت باشد: 

1- ضوابط کار و کارفرمایی نزدیک به صد سال و متعاقب آن نظام نوین تامین اجتماعی، بیش از هفتاد سال است که در کشور تدوین
شده است ولی اساس و شاکله کلی آن مدت هاست که ثابت مانده است. این در حالی است که شرایط اجتماعی، سیاسی و اقتصادي
کشور در تمامی این سنوات، بارها دچار تغییرات مکرر - و حتی تغییر کلان دیدگاه سیاسی - شده که این دو موضوع با یکدیگر نه

 
تنها در تناسب نیستند، بلکه تقابل جدي دارند. 

2- محاسبات جدید آکچوئري که باید مبناي نرخ حق بیمه در قانون تامین اجتماعی باشد، قریب به نیم قرن است که انجام نشده و
این نرخ کمابیش در تمام این مدت ثابت مانده است؛ حال آنکه تمامی پارامترهاي سرزمینی، اجتماعی، فرهنگی و حتی سیاست کلان

 
اقتصاد، کار و اشتغال در این مدت به صورت جدي تغییر کرده است. 

3- تصدي گري تامین اجتماعی کشور - به عنوان یک بنگاه بیمه گر- در بخش درمان، اساس و بنیان استدلالی ندارد. این امر ضمن
ایجاد مداخلات در حوزه هاي سیاست گذاري و اجرایی سلامت کشور، دستیابی به هدف اصلی را - که همانا طراحی و ارائه خدمات
ارزشمند بیمه اي است - دشوار کرده است. طبیعتا نقطه مقابل و اصلاح شده این روش نیز نمی تواند تملک بی ضابطه مراکز درمانی

 
توسط دولت باشد، مراکزي که با هزینه و سرمایه هاي کارگران ساخته شده اند. 

4- در برخی از بازه هاي زمانی، بنگاه داري و تصدي گري این سازمان در بخش هاي مختلف اقتصادي، به جاي تمایل به سرمایه
گذاري در بازارهاي پول و سرمایه، موجب ایجاد رقابت مابین این سازمان با بخش هاي خدماتی و تجاري خصوصی و حتی دولتی شده
است. ریشه این رویکرد، تهاترهاي ناگزیر سازمان با دولت است که به جاي مطالبات خود، بنگاه هاي غالبا چالش برانگیز را دریافت
کرده است. رهاورد این تضارب منافع، تحلیل رفتن و تقلیل منابع به دلیل عدم تخصص گرایی و ایجاد رانت هاي غیرمنصفانه براي هر

 
یک از طرفین است. 

5- در طول چرخه عمر تامین اجتماعی، این نهاد بارها از مفهوم یک صندوق به سازمان و بالعکس تغییر هویت داده است. این تغییر،
اگر فقط در حد نام و رویکردهاي جزئی بود، باز هم قابل تحمل بود، اما در بسیاري از موارد دولت هاي وقت با دست اندازي در منابع و
دخالت مدیریتی در منافع ذي نفعان واقعی تامین اجتماعی - که همانا آحاد بیمه گذاران هستند-نهادي اقتصادي را به زائده اي



دولتی تقلیل داده اند یا بعضا مجلس با مصوباتی، وظایف ذاتی دولت -به ویژه اصل 29 قانون اساسی -را به این سازمان تحمیل کرده
است. مردم نیز باید به وضوح بدانند که خدمات سازمان، صرفا باید متوجه بیمه پردازان باشد و این سازمان هیچ تعهد قانونی، شرعی و

 
حتی اجتماعی در ارائه خدمت به تمامی آحاد ملت ندارد. 

6- نقصان نظام جامع مالی-تعهدي، موجب شده که حساب و کتاب فیمابین دولت و این نهاد و حتی بیمه گران با آن در طول زمان

 
روشن نباشد و این عدم شفافیت موجب زیان تمامی ارکان و نقش آفرینان این نظام اقتصادي- اجتماعی را فراهم آورده است. 

7- ساختار بسیار سنگین و عظیم حاکم بر این نظام و سازمان، از لایه شوراي عالی تامین اجتماعی، هیات امناء، هیات مدیره، هیات
نظارت، مدیرعامل، معاونت ها، مدیران کل و در دو لایه موازي در صف هاي خدمت رسانی استانی در دو حوزه درمان و بیمه، ضمن
تحمیل هزینه هاي گزاف و شایان توجه مدیریتی، موجبات دوباره کاري، مسوولیت گریزي، موازي کاري و تقابل ساختاري را فراهم

 
می آورد. 

8- الحاق یک سازمان ذاتا مردم نهاد که با سرمایه هاي کارگران تشکیل شده، به یک وزارتخانه و تعیین مدیران آن توسط کسی که
کمترین سهم از آن را داشته و بیشترین بدهی را نیز به آن دارد -یعنی دولت- تردید برانگیز است. از میان جایگاه هاي هیات هاي
امناء و هیات مدیره، همواره سهم کارفرما - که بحق بیشترین میزان حق بیمه را پرداخت کرده و ذي حق ترین سهامدار نیز هست -

 
کمترین و دولت بیشتر از سایر ارکان بوده است. 

9- طی سنوات گذشته، حاکمیت نگاه مچ گیري در برابر خدمت گرایی، موجب شده تا حوزه هاي بازرسی و درآمدي در این سازمان
همواره ذي نفوذتر و هر روز فربه تر شود؛ چرا که قاطبه جامعه به دلیل عدم حس انتفاع در حد پرداخت، احساس غبن کرده و فرار
بیمه اي، جاي اقبال عمومی در گسترش چتر بیمه را می گیرد. رویکرد جایگزین قطعا باید مبتنی بر حساب هاي انفرادي برآمده از
میزان سرمایه گذاري و سهم برداري شرکاي اجتماعی بوده و چنان منفعت و خدمات با کیفیتی را تامین کند که هیچ تردیدي براي

 
بیمه گذار - هم کارگر و هم کارفرما - در سودمندي انتخاب این چتر حمایتی باقی نگذارد. 

10- در شرایط مختلف، نگاه سازمان به شرکاي اقتصادي-اجتماعی خود، دچار تغییرات مکرر شده است. هرگاه که مدیریت این نهاد
به عنوان زیرمجموعه اي از وزارت کار یا تعاون بوده، کارگران به عنوان قطب تولید - حداقل در کلام - محور توجه قرار گرفته اند و آن
زمان که کسري بودجه ها و بدهی دولت افزایش یافته، نقش این بدهکار اصلی در سازمانی که به لحاظ بودجه و منابع، تنه به تنه
دولت می زند پررنگ شده است. به جرات می توان گفت که در هیچ برهه اي نیز نقش اقتصادگردانان یعنی کارفرما، به صورت بسزا و
به عنوان خالق شرایط کار، چنان که باید و شاید، ارزشمند تلقی نشده و همواره کمترین وقع و توجه، به این قشر از سهامداران اصلی

 
تامین اجتماعی نهاده شده است. 

11- مجلس شوراي اسلامی - و پیش از آن، مجلس ملی - در بسیاري از موارد و در ادوار مختلف، تحت جو سیاسی یا اجتماعی، با
تصویب لوایح دولت از یکسو و طرح هاي خود از سوي دیگر، این سازمان را تحت تعهداتی - همانند بازنشستگی پیش از موعد، بیمه
شدگان خاص، بخشودگی جرایم و...- قرار داده که چون مبنایش یکجانبه گرایی و خرسندي حزبی یا اجتماعی بوده، قطعا مطابق با

 
منافع سهامداران واقعی سازمان نبوده و موجبات تضعیف آن را فراهم آورده است. 

12- تغییرات مکرر مدیریتی و انتصابات عموما سیاسی از یکسو و از سوي دیگر فقدان طرح هاي کلان راهبردي که براي هر هیات
حاکمی الزام آور باشد، موجب شده که در هر دوره اي این سازمان به سویی کشیده شود. جاي خالی یک طرح جامع و بلند مدت
راهبردي که از بنیه کارشناسی بهره مند بوده، در بالاترین سطوح نظام نیز تصویب شده و اعمال سلائق شخصی در آن دشوار باشد، به



 
شدت احساس می شود. 

کلام آخر اینکه، این برداشت که سازمان تامین اجتماعی نهادي قدرتمند و متمول است، شاید زمانی صحیح بود، ولی امروز و بدون
پرداختن به نقاط ضعف ذاتی آن، نمی تواند تلقی درستی باشد. این سازمان تعهداتی بالقوه دارد که اگر شرایط سررسید و ایفاي آنها
در اثر بروز رخدادهایی خاص بروز کند، عملا ورشکسته یا با کلامی واضح تر، در هم شکسته است. اگر زمانی بر اثر زلزله یا جنگ این
سازمان مجبور به پرداخت مستمري به تعداد افرادي بیش از تعداد مشمولین فعلی شود- که تصوري دور از ذهن نیز نمی تواند باشد -
درآمدها و حتی فروش سرمایه هاي سازمان، تکافوي هزینه هاي آن را نخواهد داد؛ کما اینکه امروز نیز بسیاري از کارشناسان معتقدند
که چند سال است که این سازمان نقطه سر به سري را رد کرده است. عدم رضایت عمومی ذي نفعان این سازمان، پدیده اي است که
می تواند از چند لایه فشارهاي متعددي را به آن وارد آورد(حتی در شرایط انحصار موجود): رکود اقتصادي، کاهش درآمدهاي سرمایه
گذاري، فرار بیمه اي، افزایش هزینه هاي ناشی از بیکاري و درمان و امثالهم، هر کدام کافیست تا این سازمان را در ورطه دشواري قرار
دهد. به نظر می رسد که تنها راه نجات این سازمان، بازگشت به مبانی تامین اجتماعی، محاسبات به روز حق بیمه، حمایت جدي
مجلس، بازنگري تشکیلاتی با رویکرد فرآیندمحور به جاي وظیفه محور، خروج سازمان از حوزه تصدي دولت، کاهش بنگاه داري و
سرمایه گذاري کم خطر، ایجاد شفافیت و التزام به ایفاي حق، به جاي صرف انجام وظیفه و نهایتا تدوین راهبرد کلان بیمه هاي
اجتماعی، به گونه اي است که منافع - و نه صرفا مواضع - تمامی ارکان اعم از بیمه گر، بیمه گذار، بیمه شده، بازار کار و حاکمیت را

 
تامین کند. 

نیما میر بابایی پژوهشگر حوزه تامین اجتماعی



بسیج براي مهار گرانی 2500 همیار نظارت معرفی کرد/ 55 هزار پایگاه

مقاومت براي غربالگري کرونا

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  27  |  تاریخ: 1399/08/26

رئیس سازمان بسیج مستضعفین درباره کمک بسیج به مهار گرانی ها گفت: براي کمک به شبکه نظارتی سازمان حمایت
ازمصرف کنندگان 2500 همیار نظارت معرفی کردیم.

رئیس سازمان بسیج مستضعفین: بسیج براي مهار گرانی
2500 همیار نظارت معرفی کرد/ 55 هزار پایگاه مقاومت
براي غربالگري کرونا رئیس سازمان بسیج مستضعفین
درباره کمک بسیج به مهار گرانی ها گفت: براي کمک به
شبکه نظارتی سازمان حمایت ازمصرف کنندگان 2500

 
همیار نظارت معرفی کردیم. 

به گزارش برنا، سردار سرتیپ پاسدار غلامرضا سلیمانی،
رئیس سازمان بسیج مستضعفین، صبح امروز (دوشنبه 26

آبان) در نشست خبري به مناسبت هفته بسیج، اظهار کرد: چهل و یک سال از عمر شجره طیبه بسیج می گذرد و این تشکیلات
مردمی که در کره خاکی زمین تنها ملت ایران این افتخار را دارد چنین تشکیلاتی را ایجاد کرده باشد، در مشکلات بزرگ به میدان

 
آمده تا با تمام تلاش خود و کمک مردممان تهدیدات را به فرصت تبدیل کند. 

وي با اشاره به همزمانی هفته بسیج امسال با شرایط شیوع ویروس کرونا و نقش آفرینی بسیج در مقابله با آن، اظهار داشت: بسیج در
دوران مقابله با کرونا رکوردهاي بسیار خوبی را بر جاي گذاشت و با نظارت وزارت بهداشت بیش از 70 میلیون نفر را غربالگري کند و
یا در زمینه تولید ماسک که در روزهاي اول مشکلاتی داشتیم، بسیج با تولید بیش از 17 میلیون ماسک در روز در کارگاه هاي

 
مختلف در کشور این مشکل را مرتفع کرد. 

سردار سلیمانی با اشاره به نهضت کمک مومنانه و مواسات در ایام شیوع ویروس کرونا، ادامه داد: در چهار مرحله نهضت کمک مومنانه
بیش از 10 میلیون و 150 هزار بسته معیشتی، بیش از 23 میلیون پرس غذاي گرم، 14 هزار جهیزیه و بیش از 5 میلیون و 336 هزار

 
بسته بهداشتی و ... توزیع شد. 

رئیس سازمان بسیج مستضعفین ادامه داد: در ادامه این نهضت، در 5 آذر هم 30 هزار جهیزیه را تقدیم زوج هاي جوان خواهیم کرد و

 
همچنین 500 هزار بسته معیشتی هم با رعایت کرامت افراد به نیازمندان تقدیم خواهد شد. 

وي با اشاره به آغاز طرح جدید بسیج براي مقابله با کرونا، گفت: براي اجراي طرح تکمیلی مقابله با کرونا با نظارت وزارت بهداشت و
درمان تفاهم نامه اي منعقد شده که مهمترین ویژگی آن محله محور بودن و خانه پایه بودن آن است و گروه هایی در محلات مستقر

 
خواهند شد که با پشتیبانی 55 هزار پایگاه مقاومت، شناسایی و غربالگري بیماران را در تمام مراحل انجام خواهد شد. 



سردار سلیمانی با بیان اینکه برنامه هاي هفته بسیج با رعایت کامل پروتکل ها برگزار خواهد شد و شعارمان نیز «بسیج، پیشرو
خدمت، امیدآفرین» خواهد بود، عنوان کرد: باید جهاد امیدآفرینی را در بین مردم تقویت کنیم. وضعیت ما وضعیت خوبی است،

 
مشکلاتی البته داریم که با سرپنجه ملت ایران و مسئولین قابل حل است. 

وي با اشاره به اینکه نهضت جهش تولید در بحث کشاورزي، دامپروري، نیروگاه هاي کوچک خورشیدي و موضوع اشتغال از دیگر
حوزه هایی است که توسط بسیج دنبال شده است، گفت: امسال در قالب تعاونی هاي مردمی بیش از 22 هزار تعاونی و صندوق را با
تسهیل گري بسیج راه اندازي کرده ایم که این صندوق ها یک میلیون عضو دارند. در ایجاد کارگاه هاي اقتصاد مقاومتی 1744 کارگاه

 
ایجاد شده و در راه اندازي بیش از 700 کارگاه هم تسهیل گري کرده ایم. 

رئیس سازمان بسیج مستضعفین با تاکید بر اینکه رشد خوبی را در گروه هاي جهادي داشته ایم به طوري که 42 هزار و 222 گروه
جهادي در اطلس گروه هاي جهادي سازمان بسیج ثبت شده است، عنوان کرد: امسال در مجموع 10238 پروژه محرومیت زدایی

 
برنامه ریزي کرده بودیم که تاکنون حدود 4900 پروژه آن تکمیل شده است. 

سردار سلیمانی درباره کمک بسیج به مهار گرانی ها تصریح کرد: براي کمک به شبکه نظارتی سازمان حمایت در ابتدا 2500 همیار
نظارت معرفی کردیم و بعد از آن نیز اعلام آمادگی کردیم که درخواست 4000 نفر همیار را دادند. در موضوع کشف انبارهاي احتکار
شده هم بسیج فعال بوده است و توانسته بسیاري از این انبارها را کشف کند. قرار شد کمکی هم به وزارت جهاد کشاورزي بکنیم که

 
در زمینه توزیع اقلام اساسی مورد نیاز مردم بسیج اعلام آمادگی کرده است. 

رییس سازمان بسیج درباره تقویت گشت هاي محله محور گفت: با تاکید شوراي امنیت کشور و پیگیري شوراي تامین استان ها گشت

 
هاي محله محور رضویون بسیج فعال است و بسترهاي تقویتی براي آنها اندیشیده شده است. 

وي افزود: با قوه قضاییه و نیروي انتظامی هم هماهنگی شده است و این گشت ها در حال انجام شده است و تقویت خواهند شد.



رکوردهاي تلخ کرونایی و اقتصادي

منبع: روزنامه نوآورانشماره خبر:  28  |  تاریخ: 1399/08/26

وزیر تعاون دولت اصلاحات در گفت و گو با نوآوران مطرح کرد:
رکوردهاي تلخ کرونایی و اقتصادي این روزها زمانی که براي کسب
اطلاعات به خبرگزاري ها و رسانه هاي رسمی کشور مراجعه می کنیم
با آمار واقعا تأسف باري از ابتلاي کرونا مواجه می شویم. طی کمتر از
یک ماه آمارهاي مرگ و میر بیماران کرونایی به شکلی عجیب رشد

 
یافت. ویروس کرونا هر روز با آمارهاي غافلگیرکننده اي مردم ایران را شگفت زده می کند. 

نوآوران آنلاین- متأسفانه عدم رعایت نکات بهداشتی موجب شده تا هر روز رکوردهاي جدیدي از کرونا را شاهد باشیم. این در حالی
است که اگر شهرهاي قرمز کشورمان از ماه ها پیش تعطیل می شدند و مردم نیز در خانه می ماندند اکنون به جاي آمارهاي بالا و

 
وحشتناك با افزایش بهبودیافتگان مواجه بودیم. 

 
در همین خصوص به گفت و گو با علی صوفی، وزیر تعاون دولت اصلاحات پرداختیم. 

صوفی طی گفت و گویی با خبرنگار نوآوران با بیان این که در حال حاضر شاهد رکودهاي تلخ کرونایی هستیم، اظهار داشت: متاسفانه
از یک سو تورم و مشکلات اقتصادي در حال رکودشکنی است و از سوي دیگر آمار بالاي مرگ و میر کرونا رکوردهاي تازه اي را به
خود اختصاص داده است. در این حالت مردم جامعه ما به شدت دچار مشکل شده اند و نمی دانند چه وضعیتی طی روزهاي اخیر

 
خواهند داشت. 

وي با اشاره به ابتلاهاي گسترده در سراسر کشورمان ابراز داشت: کرونا در حال حاضر به شدت فراگیر شده است و متاسفانه در برخی
موارد شاهد عدم رعایت پروتکل هاي بهداشتی توسط افراد هستیم. از همان زمانی که ماهیت کرونا شناخته شد مکرر بر این امر تاکید
شد که باید میزان ارتباط انسانی را به حداقل برسانیم، اما در برخی موارد شاهد مسافرت هاي خانوادگی و افزایش حجم مسافرت ها
بودیم که اکنون نتیجه آن یعنی ابتلاهاي گسترده خانوادگی را به عینه می بینیم. در بسیاري از موارد اگر موارد بهداشتی رعایت می

 
شد اکنون چنین رکوردهاي تلخی را از کرونا شاهد نبودیم. 

وزیر تعاون دولت اصلاحات ادامه داد: در برخی موارد افراد مجبور بودند که به دلیل اشتغال و کسب و کار در بیرون از منزل باشند، اما
در بسیاري از زمینه ها که نیازي به حضور مردم در جامعه نبود نیز شاهد شلوغی هایی بودیم که اکنون تأثیرش را در روند انتقال
گسترده کرونا میان افراد شاهد هستیم. آمارها واقعا نگران کننده است و وضعیت به شدت خطرناك. همه باید رعایت کنیم تا شیوع

 
کرونا از اوج بیافتد. 

صوفی یکی از مهم ترین دلایل شیوع کرونا را عادي سازي شرایط کشور طی ماه هاي اخیر دانست و گفت: این امر موجب شد تا مردم



شرایط کشور را عادي بدانند و گاها در برخی زمینه ها شاهد نقض پروتکل ها بودیم. شلوغی خیابان ها به روزهاي پیش از کرونا
بازگشت و همه فعالیت ها به قوت قبل بازگشتند و انجام شدند و انگار اصلاً کرونا در ایران وجود ندارد. اندکی این روند طی شد و پس
از آن افزایش مسافرت ها در روزهاي تعطیلات که در تقویم ایران وجود داشت، به افزایش شیوع این ویروس دامن زد. در بروز این
وضعیت و مشکلات ایجاد شده مردم مقصر نبودند؛ چرا که شرایط عادي جلوه داده شد و تصور همگان این بود که وضعیت بهبود یافته

 
است. 

وي افزود: بهتر بود ابتدا دولت به کنترل شیوع کرونا در جامعه می پرداخت و سپس بازگشایی ها صورت می گرفت. باید فقط مراکز
درمانی و بخش هایی که تامین کننده نیازهاي اساسی و ضروري مردم هستند هم چون فروشگاه هاي مواد غذایی به فعالیت می
پرداختند و سایر بخش ها براي مدتی تعطیل می شدند تا از شدت انتقال کرونا کاسته شود، اما این اتفاق نیفتاد و نهایتاً در شرایط

 
کنونی این حجم از ابتلاها و مرگ و میرها را شاهد هستیم. 

صوفی در ادامه به مشکلات اقتصادي در اقتصاد داخلی کشورمان اشاره کرد و گفت: انتظار می رود حداقل در شرایطی که مردم با
مشکل بزرگی به نام کرونا دست و پنجه نرم می کنند مسؤولان بخش هاي مختلف از عهده اداره امور داخلی کشور به ویژه در حوزه
اقتصادي به خوبی برمی آمدند تا مردم حداقل غم نان نداشته باشند. مردم ما در حال حاضر با قیمت هاي متغیر و گرانی هاي بی
منطقی مواجه هستند که باید گفت اصلا توجیه اقتصادي ندارد و مشخص نیست این افزایش قیمت به چه دلیل و از کدام ناحیه اتفاق
می افتد. دولت باید شرایط را به نحوي اداره کند که به منظور کاهش میزان شیوع کرونا بسیاري از کسب و کارها براي مدتی تعطیل
شوند و در این مدتی که به فعالیت نمی پردازند از حمایت هاي مالی مناسب برخوردار باشند تا چرخ زندگی شان بچرخد و معیشت

شان دچار مشکل نشود.



عملکرد ما از حافظه مردم پاك نخواهد شد

منبع: داناشماره خبر:  29  |  تاریخ: 1399/08/26

معاون اول رئیس جمهور گفت: هر یک از ما در دوران مسئولیت هاي مختلف خود کارنامه اي داریم و عملکرد ما از حافظه
مردم پاك نخواهد شد.

معاون اول رئیس جمهور گفت: هر یک از ما در دوران
مسئولیت هاي مختلف خود کارنامه اي داریم و عملکرد ما

 
از حافظه مردم پاك نخواهد شد. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ به نقل از پایگاه
اطلاع رسانی ریاست جمهوري، اسحاق جهانگیري معاون
اول رئیس جمهور عصر امروز(دوشنبه) در جلسه با مدیران
ارشد شبکه بانکی و بررسی عملکرد برنامه هاي نظام بانکی
در سال جهش تولید، با اشاره به تأکید رهبر معظم انقلاب
مبنی بر ضرورت کمک به مسئولین دولت براي حل مسایل
کشور اظهار داشت: آیا شرایطی از این بدتر هم وجود دارد؟
برخی افراد که خیلی ادعا هم دارند فقط این جملات مقام

معظم رهبري را تکرار می کنند و تصور می کنند که دیگران متوجه عملکرد آنها نیستند. هر یک از ما در دوران مسئولیت هاي
مختلف خود کارنامه اي داریم و عملکرد ما از حافظه مردم پاك نخواهد شد. اگر می خواهیم مسایل کشور و مشکلات مردم را حل

 
کنیم جز از طریق تفاهم، انسجام و مشارکت ملی قابل انجام نیست. 

وي با اشاره به تحریم ها و اینکه عده اي می گویند کشور همواره از ابتداي انقلاب تحت تحریم ها بوده است، خاطرنشان کرد: درست
است که از ابتداي انقلاب اسلامی تحت فشار و تحریم بوده ایم اما تحریم ها با یکدیگر متفاوت هستند. تحریم هاي اخیر بسیار متفاوت
از تحریم هاي گذشته هستند و آمریکا و شخص ترامپ با تمام قدرت ایستادند تا اقتصاد ایران را دچار فروپاشی کنند و این فشارها تا

 
حدي بود که حتی کشورهاي دیگر نتوانستند به تعهدات خود در مقابل ایران عمل کنند. 

معاون اول رییس جمهور با یادآوري اینکه از اواخر سال گذشته شرایط جدیدي تحت عنوان ویروس کرونا، بر کشور تحمیل شد
تصریح کرد: بسیاري از کشورها که داراي اقتصاد بزرگی هستند، در مواجهه با بیماري کرونا به رشد منفی بالاي اقتصادي رسیدند و
این مشکل براي ایران نیز صادق بود و ویروس کرونا ما را نیز با مشکلات مختلف مواجه کرد که در وهله نخست سلامت مردم و سپس

 
مسایل اقتصادي و اجتماعی را به همراه داشت. 

جهانگیري گفت: متأسفانه در این شرایط عده اي سعی دارند همواره مردم را در فضایی تاریک قرار دهند و نسل جوان را نسبت به
آینده کشور و سرنوشت خود نگران کنند. در این شرایط ما به دو جهت مسئولیت داریم که فشارها را تحمل کنیم؛ از یک سو قبول
مسئولیت کرده ایم که کشور را از شرایط سخت عبور دهیم و از سوي دیگر ما به مردم و کشور علاقمند هستیم چرا که عده اي جان

 
خود را براي کشور داده اند و بهترین فرزندان این کشور براي حفاظت از این آب و خاك فدا شدند. 



معاون اول رییس جمهور با بیان اینکه ارزیابی اتفاقات اخیر و مواجهه کشور با پیچیدگی ها و فشارهاي متعدد نشان می دهد که
مسئولین اقتصادي کشور عملکرد خوبی داشته اند، خاطرنشان کرد: البته این به معناي عدم اشتباه نیست چرا که هر مسئول و مدیري
ممکن است بر اساس محاسبات و شرایط پیش رو دچار خطا و اشتباه شود که مهم این است که این اشتباهات از طریق نقد دلسوزانه

 
مطرح شود تا امکان اصلاح فراهم گردد. 

جهانگیري با تأکید بر اینکه باید حس دولت داري را در مردم تقویت کنیم گفت: یکی از بدترین اتفاقات در کشور تضعیف حس دولت

 
داري در مردم است و که باعث می شود مردم احساس کنند حاکمیت توان حمایت از آنها را ندارد. 

معاون اول رییس جمهور افزود: عده اي نیز در داخل کشور تلاش می کنند که به جامعه القا کنند دولت ضعیف است و تصور می
کنند که اگر دولت را ضعیف و ناکارآمد جلوه دهند، مردم نگاه مثبتی به آنها خواهند داشت اما در حقیقت مردم آنها را اصلاً به حساب

 
نمی آورند. 

جهانگیري در ادامه سخنان خود با تأکید بر ضرورت احیاء اعتماد مردم و تلاش در جهت مثبت شدن افکار عمومی نسبت به آینده
کشور اظهار داشت: ترامپ انسانی به معناي واقعی ظالم و زورگو است که تا آنجا که توانست به مردم ایران فشار وارد کرد و تحریم
هاي ظالمانه غیرانسانی به تعبیر خودشان جنگ اقتصادي بر ملت تحمیل کرد و سردار سلیمانی عزیز قهرمان ملی ما را به شهادت
رساند. وقتی چنین فردي در انتخابات ریاست جمهوري رأي نیاورد کاملاً طبیعی است که مردم ایران خوشحال شوند اما این به آن

 
معنی نیست که شخص جدیدي که روي کار آمده باید فردي ممتاز و ویژه تلقی شود. 

معاون اول رییس جمهور ادامه داد: وقتی افکار عمومی تصور می کند که ممکن است در شرایط جدید تحریم ها از میان برداشته شود،
نگاه جامعه نسبت به آینده کشور مثبت می شود اما متأسفانه عده اي از اینکه نظر مردم و افکار عمومی مثبت باشد ناراحت می شوند
و باورشان این است که این جریان ممکن است به نفع فلان گروه باشد. این افراد غافل هستند که مثبت شدن افکار عمومی جامعه به

 
نفع ملت ایران است. 

جهانگیري با تأکید بر اینکه باید براي حل مسایل کشور و مشکلات مردم متحد باشیم گفت: ایران کشوري ثروتمند است که از نیروي

 
انسانی قدرتمندي برخوردار است و با اتکا به این ظرفیت ها می تواند از پیچ هاي سخت عبور کرده و مسایل را پشت سر بگذارد. 

معاون اول رییس جمهور تصریح کرد: مهمترین موضوع این است که اجازه ندهیم از شرایط سختی که کشور و مردم در آن قرار دارند
براي تسویه حساب هاي سیاسی و جناحی استفاده شود، این ظلم به مردم است که در شرایطی که آنها گرفتار معیشت و مشکلات
متعدد هستند ببینند برخی از مسئولین به جاي همنوایی و همکاري براي حل مشکلات، به دنبال آن هستند که از این فرصت علیه

 
دیگري استفاده کند. 

جهانگیري در بخش دیگري از سخنان خود از اقتصاد مقاومتی به عنوان مجموعه سیاست هایی مدبرانه و اجماعی براي حل مسایل
کشور یاد کرد و گفت: جهش تولید و اقتصاد مقاومتی دو موضوع مهمی است که چه تحریم باشیم و چه تحریم نباشیم نباید از دستور

 
کار خارج شود. 

معاون اول رییس جمهور با قدردانی از عملکرد نظام بانکی براي کمک به اجراي طرح هاي اقتصاد مقاومتی که منجر به تحولاتی نظیر
خودکفایی در تولید گندم شد، از نظام بانکی خواست در تحقق جهش تولید نیز تمام تلاش خود را به کار گیرند چرا که جهش تولید

 
هم مطالبه مقام معظم رهبري و هم یک نیاز اساسی کشور است. 



جهانگیري همچنین با اشاره به اینکه پرداخت تسهیلات قرض الحسنه یک میلیون تومانی به تمام خانوارها بدون مراجعه افراد به بانک
یک شاهکار در نظام بانکی کشور بود، گفت: بر اساس گزار ش ها تأثیر این تسهیلات یک میلیون تومانی در زندگی مردم مثبت بوده

 
که امیدوارم دولت بتواند این گونه برنامه هاي حمایتی را استمرار بخشد. 

معاون اول رییس جمهور با قدردانی از بانک مرکزي در موضوع تأمین ارز افزود: بانک مرکزي مسئول تهیه ارز نیست اما با مدیریت
دقیق منابع ارزي، اقدامات بسیار خوبی در تأمین ارز مورد نیاز کالاهاي اساسی و مواد اولیه کارخانه ها انجام داد که انتظار داریم این

 
رویه با جدیت بیشتر دنبال شود. 

جهانگیري با تأکید بر اهمیت بخش خدمات در اقتصاد کشور اظهار داشت: بخش خدمات 50 درصد تولید ناخالص داخلی و 50 درصد
اشتغال کشور را بر عهده دارد و در گزارش مرتبط با اشتغال سه ماهه دوم سال جاري که اعلام شده بود یک میلیون و 200 هزار نفر
به دلیل شرایط کرونایی بیکار شده اند، میزان بیکاري در بخش صنعت 40 هزار نفر اما در بخش خدمات بیش از 800 هزار نفر بود که

 
لازم است براي حمایت از بخش خدمات طرحی ویژه تدوین شود. 

معاون اول رییس جمهور با اشاره به اینکه میزان سرمایه گذاري در کشور طی ده سال اخیر رشد منفی داشته و این موضوع براي
آینده کشور نگران کننده است، اظهار داشت: نظام بانکی می تواند براي حل این مشکل راهکار پیدا کند تا زمینه سرمایه گذاري در

 
کشور مهیا شود. 

جهانگیري اظهار داشت: شرایط اقتصادي کشور نیازمند آن است که نظام بانکی محکم پاي کار بایستد و تمام کسانی که شبکه بانکی
کشور را مورد نقد قرار می دهند، خود به خوبی می دانند که اقتصاد و معیشت مردم زمانی رونق پیدا خواهد کرد که نظام بانکی نقش

 
خود را به خوبی ایفا کند. 

وي در ادامه با اشاره به افتتاح طرح انتقال آب از خلیج فارس به سه استان کشور که اخیراً توسط رییس جمهور به بهره برداري رسید،
افزود: برخی بانک هاي عامل گلایه داشتند که با وجود مشارکت در تأمین مالی اجراي این طرح، نامی از آنها برده نشده است اما بر

 
اساس تجربه خود می گویم که بعید است طرح بزرگی در کشور اجرا شود بدون آنکه بانک ها در تأمین مالی آن نقش نداشته باشند. 

معاون اول رییس جمهور با تأکید بر اهمیت نقش شبکه بانکی کشور در پیشبرد برنامه هاي اقتصادي گفت: نبض اقتصاد کشور باید
همواره توسط مجموعه اي متشکل از مدیران اقتصادي کشور کنترل شود تا از اتفاقات بد پیشگیري و براي اقداماتی که باید انجام

 
شود، بسترسازي کنند که چنین مسئولیت مهمی بر عهده بانک مرکزي است. 

جهانگیري افزود: بانک مرکزي وظایف و مسئولیت هاي سنگینی بر عهده دارد که کنترل نقدینگی، کنترل تورم و مراقبت از رشد
اقتصادي از جمله این وظایف است و به طور کلی تمامی شاخص هاي اقتصادي به نوعی وابسته به عملکرد بانک مرکزي و نحوه نظارت

 
ها و حمایت هاي این بانک است. 

معاون اول رییس جمهور با اشاره به گزارش رییس کل بانک مرکزي مبنی بر اعطاي 700 هزار میلیارد تومان تسهیلات در شش ماهه
نخست سال خاطرنشان کرد: وقتی این عدد را در مقابل بودجه دولت قرار می دهیم متوجه می شویم که عددي بسیار بزرگ و تعیین

 
کننده اي در اقتصاد کشور است که می تواند اقتصاد کشور را به حرکت وادار کند. 



جهانگیري در ادامه با بیان اینکه اقتصاد ایران با برخی مشکلات و بیماري هاي مزمن روبرو است که طی سال ها انباشته شده و درمان
نشده است، افزود: همه علاقمند هستند که اتکاء اقتصاد کشور از منابع طبیعی برداشته شود اما در عمل هر گاه که درآمدهاي نفتی

 
کاهش پیدا کرده، اقتصاد کشور با مشکل مواجه شده است. 

معاون اول رییس جمهور دولتی بودن اقتصاد را از دیگر مسایل و مشکلات اقتصاد کشور برشمرد و اظهار داشت: متاسفانه در سالهاي
اخیر، اقتصاد کشور علاوه بر بیماري هاي مزمن ساختاري با تحریم هاي ظالمانه آمریکا و ویروس کرونا نیز مواجه شده است. حل
مسایل اقتصادي کشور همواره نیازمند تصمیمات جدي، شجاعانه و عالمانه بوده است تا بتواند اقتصاد را از این شرایط و مشکلات

 
مزمن خارج کند. 

جهانگیري در بخش پایانی سخنان خود با اشاره به ادغام بانک ها و موسسات اعتباري وابسته به نیروهاي مسلح در بانک سپه افزود:
این موضوع یک نیاز بود و نیروهاي مسلح نیز می خواستند از بانکداري خارج شوند. این ادغام یک مطالبه از سوي مقام معظم رهبري

 
نیز بود که پس از پیشنهاد رییس جمهور در سال 97 مورد موافقت ایشان قرار گرفت. 

وي خاطرنشان کرد: تا پیش از این اتفاق چنین تجربه اي در کشور وجود نداشت که پنج بانک و موسسه اعتباري در یک بانک ادغام
شود. هم ستاد کل نیروهاي مسلح و هم بانک مرکزي در این زمینه عملکرد بسیار خوبی داشتند که باید صمیمانه از همه آنها تشکر

 
کنیم. 

در این جلسه رییس کل بانک مرکزي نیز گزارشی از اقدامات انجام شده و برنامه هاي آتی بانک مرکزي براي پیشبرد اقتصاد کشور

 
ارائه کرد. 

مدیران عامل بانک هاي صادرات، اقتصاد نوین، سامان و ملی نیز به نمایندگی از سایر بانک هاي عامل به بیان دغدغه ها و نظرات خود

 
در این جلسه پرداختند. 

انتهاي پیام /



با خرید بخشی از سهام شرکت صنعتی و معدنی اپال پارسیان سنگان بیمه کوثر

مالک یک درصد غول سنگ آهن خاورمیانه شد

منبع: اقتصاد طلاییشماره خبر:  30  |  تاریخ: 1399/08/26

بیمه کوثر مالک یک درصد سهام شرکت صنعتی و معدنی اپال پارسیان سنگان، یکی از بزرگ ترین شرکت هاي حوزه صنعت
معدن کشور و غول سنگ آهن خاورمیانه شد. به گزارش اقتصادطلایی به نقل از روابط عمومی و اعلام مدیر اقتصادي و

سرمایه گذاري بیمه کوثر، شرکت بیمه کوثر براي متنوع سازي پرتفوي شرکت، یک درصد از سهام شرکت ...

بیمه کوثر مالک یک درصد سهام شرکت صنعتی و معدنی اپال پارسیان سنگان، یکی از بزرگ ترین شرکت هاي حوزه صنعت
معدن کشور و غول سنگ آهن خاورمیانه شد. به گزارش اقتصادطلایی به نقل از روابط عمومی و اعلام مدیر اقتصادي و سرمایه گذاري

 
بیمه کوثر، شرکت بیمه کوثر براي متنوع سازي پرتفوي شرکت، یک درصد از سهام شرکت اپال (...) 

بیمه کوثر مالک یک درصد سهام شرکت صنعتی و معدنی اپال پارسیان سنگان، یکی از بزرگ ترین شرکت هاي حوزه صنعت معدن

 
کشور و غول سنگ آهن خاورمیانه شد. 

به گزارش اقتصادطلایی به نقل از روابط عمومی و اعلام مدیر اقتصادي و سرمایه گذاري بیمه کوثر، شرکت بیمه کوثر براي متنوع
سازي پرتفوي شرکت، یک درصد از سهام شرکت اپال پارسیان سنگان را که در بخش توسعه کارخانه هاي کنستانتره و گندله سازي

 
در مجموعه صنعتی و معدنی سنگان فعال است، خرید. 

نوید خاندوزي افزود: این شرکت که یکی از شرکت هاي بزرگ حوزه صنعت معدن کشور است، به منظور مدیریت و توسعه کارخانه
هاي کنسانتره و گندله سازي در مردادماه سال 94 تاسیس شد و هدف از سرمایه گذاري در این مجموعه نیز هدایت بخشی از
نقدینگی موجود در کشور به سمت تولید، تکمیل و ایجاد توازن در زنجیره فولاد بر اساس سند راهبردي 1404 فولاد کشور، توسعه

 
مناطق کمتر توسعه یافته و نیز تولید و ایجاد اشتغال پایدار بوده است. 

وي با بیان اینکه در اطلاعات دریافت شده اواخر سال 98 درباره صورت هاي مالی شرکت صنعتی و معدنی اپال پارسیان سنگان
(مربوط به سال مالی منتهی به 30 آذر 98)، شاهد افزایش 193درصدي درامدهاي عملیاتی 12ماهه 98 در مقایسه با مدت مشابه
سال ماقبل بوده ایم، تصریح کرد: در این گزارش، سود ناخالص 12ماهه اپال پارسیان سنگان نیز بیش از 190درصد به نسبت مدت
مشابه سال ماقبل افزایش یافته بود که این امر بیانگر افزایش توان و قدرتمندي بیمه کوثر در حوزه سرمایه گذاري ها و در نتیجه

اعتماد بیشتر سهام داران و ذي نفعان شرکت است.



قالیباف: براي ما امضاي بایدن هم تضمین نیست

منبع: صداي بورسشماره خبر:  31  |  تاریخ: 1399/08/26

رئیس مجلس با بیان اینکه زندگی و معیشت مردم را نمی توان و نباید به پیروزي یا شکستِ کسی در کاخ سفید گره زد،
گفت: این تصمیماتِ ماست که مستقل از این رفتن ها و آمدن ها، پایه هاي اصلیِ اقتصادِ ما را می سازد و قدرتِ ما را در این

عرصه مشخص می کند. باور کنیم؛ کسی که واگن خود را به لوکوموتیو دیگران ببندد ...

رئیس مجلس با بیان اینکه زندگی و معیشت مردم را نمی
توان و نباید به پیروزي یا شکستِ کسی در کاخ سفید گره
زد، گفت: این تصمیماتِ ماست که مستقل از این رفتن ها
و آمدن ها، پایه هاي اصلیِ اقتصادِ ما را می سازد و قدرتِ
ما را در این عرصه مشخص می کند. باور کنیم؛ کسی که
واگن خود را به لوکوموتیو دیگران ببندد باید منتظر
بنشیند تا با آنچه در اختیارش نیست شادي کند یا عزا

 
بگیرد. 

به گزارش صداي بورس، محمد باقر قالیباف در نشست علنی روز یکشنبه، 25 آبان ماه مجلس شوراي اسلامی در نطق پیش از دستور
َ عَلَیْهِ فَمِنْهُمْ مَنْ قَضَی نحَْبَهُ وَمِنْهُمْ مَنْ ینَْتَظِرُ خود با قرائت آیه اي از سوره احزاب با مضمون «مِنَ المُْؤْمِنِینَ رِجَالٌ صَدَقُوا مَا عَاهَدُوا االلهَّ
لوُا تبَْدِیلاً» گفت: انتخابات اخیر آمریکا و حوادث قبل و بعد از آن، اتفّاقی عبرت آموز بود. آمریکایی که سال ها مشکلاتِ وَمَا بدََّ
ساختاري، اجتماعی، سیاسی و اقتصادي خود را با قدرتِ رسانه ايِ اش پنهان کرده بود، این روزها بدون روتوش در مقابل افکار عمومی
جهان به نمایش گذاشته شد.آمریکاي واقعی که در کنار قوت اقتصادي و نظامی خود ، درگیرِ شکاف هاي عمیقِ اجتماعی و تبعیض
هاي ساختاریست، فاصله ي بسیار زیادي با آمریکاي نمایشی دارد، و تصویرِ واقعیِ امروز، روند رو به افول آمریکا را در مقابل چشمان

 
مستضعفان جهان به نمایش گذاشت و با شکسته شدن هیمنه ي ایجاد شده، روندِ افولش را سرعت بخشید. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی افزود: همان گونه که چند روز پیش، برادر عزیزم سید حسن نصراالله گفت؛ ما از شکست قاتل شهید
حاج قاسم سلیمانی و شهید ابومهدي المهندس خوشحالیم؛ و همه با چشمان خود دیدند، کسی که در این دنیا نداي «انا ربکم
الاعلی» سر دهد، بر اساس سنت الهی او در دنیا و آخرت خوار و خفیف می شود ما نظامِ فاسدِ حاکم بر آمریکا را ، مقصرِ اصلیِ
تصمیمات غلط آنها می دانیم و تنها خون بهاي آنها را اخراجِ سربازانِ آمریکایی از منطقه می دانیم ولی، از کوچکی و زبونیِ صادر

 
کننده ي فرمان آن جنایت بزرگ هم شادمان می شویم . 

وي ادامه داد: از طرف دیگر، هر چند که از شکست ترامپ قمارباز خوشحالیم اما عمیقاً باور داریم که زندگی و معیشت مردم را نمی
توان و نباید به پیروزي یا شکستِ کسی در کاخ سفید گره زد این تصمیماتِ ماست که مستقل از این رفتن ها و آمدن ها، پایه هاي
اصلیِ اقتصادِ ما را می سازد و قدرتِ ما را در این عرصه مشخص می کند. باور کنیم؛ کسی که واگن خود را به لوکوموتیو دیگران ببندد

 
باید منتظر بنشیند تا با آنچه در اختیارش نیست شادي کند یا عزا بگیرد. 

قالیباف یادآور شد: تصمیمات ما در حوزه مسکن، بورس، ترخیص کالاهاي اساسی از گمرك، سیاست هاي پولی و بانکی، نظام بودجه



ریزي، اختصاصِ ارز ترجیحی، سوداگري ها در بازار ارز، طلا و خودرو، بی تفاوتی نسبت به گرانی ها و رها کردن بازار و بی توجهی به
تولید ملی، به پاستور و بهارستان و باب همایون و میرداماد ارتباط دارد نه به جورجیا و میشیگان و آریزونا. پس به مردم آدرس غلط
ندهید. مهم ترین ریشه ي مشکلات کشور سوء مدیریت، استفاده نکردن از ظرفیت هاي عظیم داخلی ، دست روي دست گذاشتن و
ناهماهنگی میان نهادهاي سیاستگذار و مجریست؛ و همین سوءمدیریت هاست که باعث عدم برقراريِ ارتباطِ مناسب تجاري با

 
کشورهاي همسایه و منطقه و کشورهاي مهم دنیا مخصوصا کشورهاي آسیا واوراسیا شده است. 

وي افزود: بدیهی است که لغو تحریم ها باید یکی از اهداف در سیاست خارجی باشد اما واقع بینی حکم می کند که لغو تحریم ها
بدون فرصت سازي و تولید قدرت ساده اندیشانه است و تنها راه برداشته شدنِ فشارِ تحریم ها از دوشِ مردم و ناامید کردنِ دشمن از
فشارِ حداکثري این است که ایران و تک تک مردم ایران مخصوصا طبقه مستضعف و متوسط را قوي کنیم لذا اگر و تنها اگر اقتصاد
داخلی رونق گیرد، چرخِ تولید و اشتغال را به حرکت در آوریم و معیشت و رفاه را براي مردم ایجاد کنیم، دشمن را از فشارِ بیشتر
ناامید خواهیم کرد همچنین در این راه، هر سیگنالی که تصویرِ ضعف و نیاز به خارج را به دشمن بدهد، فرصت سوزي است بنابراین

 
مجلسِ شوراي اسلامی معتقد است باید با تغییر برآوردِ آمریکا ، فشار تحریمی و اقتصادي بر ایران را براي آنان هزینه زا کرد. 

قالیباف با تاکید بر اینکه مشخص است که رئیس جمهور جدید آمریکا، ادعا می کند سیاست ها و روش هاي متفاوتی نسبت به فرد
قبلی دارد، گفت: همین تمایز، سیاست هاي متفاوتی را در چهار سال پیش رو در آن کشور رقم خواهد زد. یکسان دانستن جزء به
جزء این دو فرد، موافق تجربه ما نیست ولی آنچه در عمل تفاوت را مشخص می سازد دیگر لفاظی و ادعاهاي بیهوده نیست. ما ضمن
قائل بودن به این تفاوت، باور داریم که فردِ جدیدِ مستقر در کاخ سفید نیز اهدافی مشخص و روشن دارد و سیاست هاي او پیش از

 
این نیز اجرایی شده است. 

رئیس قوه مقننه کشورمان با یادآوري اینکه درست است که بایدن با ترامپ فرق دارد اما مهم این است که بدانیم بایدن در بهترین
حالت با اوبامایی که طراح تحریم هاي به اصطلاح فلج کننده و اولین ناقض تعهدات آمریکا است، تفاوتی ندارد، تصریح کرد: بایدن نفرِ
دومِ دولتِ اوباما و تنظیم کننده ي اصولِ سیاست خارجی آن دولت بود و تیم کارشناسی و تصمیم ساز او عمدتا همان تیم دولت اوباما
ست و مردم ایران فراموش نکرده اند که دولت اوباما - بایدن چگونه با ایجاد ساختارهایی پیچیده ، براي وضعِ تحریم هاي فلج کننده
اقدام کردند و سخت ترین فشارهاي تحریمی را بر مردم ایران وارد آوردند و هنگامی که از به نتیجه رسیدن این تحریم هاي فلج
کننده شکست خوردند و مجبور شدند وعده رفع تحریم ها را بدهند، نسبت به اجراي آن بدعهدي کردند و با ایجاد «ترس تحریمی»
تحریم ها را در عمل، اعمال و ساختارِ تحریم ها را حفظ کردند و ترامپ بر مبناي همان ساختار تحریمی بود که توانست فشارها را
بیشتر کند و آن چیزي را درو کرد که اوباما و بایدن کاشتند. هنوز سوابقِ بدعهدي و جوابِ منفیِ صریحِ دولت اوباما - بایدن به تلاش
شرکت هاي اروپایی براي گرفتنِ تضمینی مکتوب براي تجارت با ایران در کارنامه آن ها وجود دارد و هنوز فراموش نکرده ایم که جان

 
کري پس از این جواب منفی با فریبکاري دلیلِ عدمِ رفعِ عملی تحریم ها را ، تصمیمِ شرکت هاي اروپایی اعلام کرد. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی ادامه داد: مردم ایران فراموش نکرده اند دولت اوباما - بایدن فقط به شرکت هایی اجازه ي فعالیت در
اقتصاد ایران را دادکه منافعِ اقتصادي آنها را تامین می کرد و شرکت هایی که می توانستند در حل مسائل ساختاري اقتصاد ایران،

 
موثر باشند، امکان فعالیت پیدا نکردند. 

وي با تاکید بر اینکه مواضع رسمی شخص بایدن و مشاورانش تصریح دارد که قرار نیست آنها فشار را از سر مردم ایران بردارند، یادآور
شد: بلکه آنها تصمیم دارند فشار حداکثري ترامپ را به فشار هوشمند علیه مردم ایران تبدیل کنند یعنی با گشایش هاي اندك و
اغواکننده اجازه ي رهاشدن از اقتصاد وابسته را به کشور ما نداده و معیشت مردم ما را گروگان خود نگه داشته تا بتوانند هرجا که می

 
خواهند هوشمندانه فشار بیاورند و از ما امتیازهاي سنگین بگیرند. 



 
براي ما امضاي بایدن هم تضمین نیست 

قالیباف افزود: همین سابقه ي بد و مواضعِ صریحِ بایدن و مشاورانش، به ما نشان داده، که براي ما امضاي بایدن هم تضمین نیست
براي ما فقط اقدامات عملی دولت بایدن شرط است، و درصورتی که عادي شدن فرایندِ فروشِ نفت، فعالیت هاي بانکی و تجارت

 
شرکت هاي ایرانی با دنیا را در عمل مشاهده کنیم به آن رويِ خوش نشان می دهیم، گرچه به آن خوشبین نیستیم. 

 
بایدن باید خسارات چندساله مردم ایران را از انجام ندادن تعهدات دولت آمریکا جبران کند 

رئیس قوه مقننه کشورمان تصریح کرد: جمهوري اسلامی ایران طبقِ گزارش هايِ مکرر آژانس انرژي اتمی تمام تعهدات خود را به
طور کامل اجرا کرد بنابراین اگر بایدن واقعا معتقد به توافقی است که به عنوان نفر دوم دولت قبل با ایران امضا کرده، باید بدون پیش
شرط تعهدات عمل نشده را اجرا و خسارات چندساله مردم ایران را از انجام ندادن تعهدات دولت آمریکا جبران کند تا همانطور که
رهبر حکیم انقلاب در شهریور ماه 1398 سیاستِ عقلانی و اصولیِ ایران را تبیین کردند، بتواند در قالب کشورهاي عضو توافقنامه 1+5

 
با ایران تعامل کند. 

 
مردم ایران راه خود را پیدا کرده اند 

رئیس مجلس شوراي اسلامی با بیان اینکه رئیس جمهور جدید آمریکا باید بداند که مردم ایران راه خود را پیدا کرده اند، گفت: مردم
تصمیم دارند با تقویت مولفه هاي قدرت در اقتصاد، رفاه و امنیت و ایجاد فرصت هاي راهبردي، هر فشار موثري را بر ایران ناممکن و
هزینه زا کنند؛ مردم ایران با هوشمندي کامل، فقط به تصمیمات توجه می کنند نه به تبلیغات و فقط منتظر عمل هستند نه حرف و

 
متناسب با آن پاسخ مقتضی بر اساس منافع ملی خواهند داد. 

 
شرایط مخاطره آمیز شیوع کرونا در روزهاي اخیر، اتخاذ تصمیمات قاطعانه براي قطع زنجیره شیوع را حیاتی کرده است 

وي یادآور شد: نکته بسیار مهم دیگري که این روزها باعث نگرانی شدید شده است وضعیت همه گیري کرونا است شرایط مخاطره
آمیز شیوع کرونا در روزهاي اخیر، اتخاذ تصمیمات قاطعانه براي قطع زنجیره شیوع را حیاتی کرده است. رایگان یا کم هزینه کردن
آزمایش کرونا براي تشخیص سریع ناقلان و قرنطینه و درمان فوري بیماران، وضع محدودیت هاي موثر و نه روي کاغذ و تعطیلی
هدفمند شهرهایی که در وضعیت خطرناك شیوع این ویروس هستند، تصمیمی حیاتی است که باید با توجه به تجربیات بعضاً موفق
سایر کشورها و نظر کارشناسان اتخاذ شده و به سرعت عملیاتی شود. علاوه بر آن حمایت همه جانبه از کادر درمان که در این
وضعیت، مجاهدانه طی زمانی طولانی مشغول خدمت رسانی هستند، وظیفه اي مهم بر عهده دستگاه هاي تصمیم گیر و اجرایی است

 
و نتیجه اي مستقیم در کیفیت ارائه خدمات به بیماران کرونایی دارد. 

منبع:خانه ملت



جهانگیري: عملکرد ما از حافظه مردم پاك نخواهد شد

منبع: خبرگزاري دفاع مقدسشماره خبر:  32  |  تاریخ: 1399/08/26

به گزارش گروه اخبار داخلی دفاع پرس، اسحاق جهانگیري معاون
اول رئیس جمهور امروز در جلسه با مدیران ارشد شبکه بانکی و
بررسی عملکرد برنامه هاي نظام بانکی در سال جهش تولید، با اشاره
به تأکید رهبر معظم انقلاب مبنی بر ضرورت کمک به مسئولین
دولت براي حل مسایل کشور، اظهار داشت: آیا شرایطی از این بدتر
هم وجود دارد؟ برخی افراد که خیلی ادعا هم دارند فقط این جملات
مقام معظم رهبري را تکرار می کنند و تصور می کنند که دیگران
متوجه عملکرد آنها نیستند. هر یک از ما در دوران مسئولیت هاي

مختلف خود کارنامه اي داریم و عملکرد ما از حافظه مردم پاك نخواهد شد. اگر می خواهیم مسایل کشور و مشکلات مردم را حل

 
کنیم جز از طریق تفاهم، انسجام و مشارکت ملی قابل انجام نیست. 

وي با اشاره به تحریم ها و اینکه عده اي می گویند کشور همواره از ابتداي انقلاب تحت تحریم ها بوده است، خاطرنشان کرد: درست
است که از ابتداي انقلاب اسلامی تحت فشار و تحریم بوده ایم اما تحریم ها با یکدیگر متفاوت هستند. تحریم هاي اخیر بسیار متفاوت
از تحریم هاي گذشته هستند و آمریکا و شخص ترامپ با تمام قدرت ایستادند تا اقتصاد ایران را دچار فروپاشی کنند و این فشارها تا

 
حدي بود که حتی کشورهاي دیگر نتوانستند به تعهدات خود در مقابل ایران عمل کنند. 

معاون اول رییس جمهور با یادآوري اینکه از اواخر سال گذشته شرایط جدیدي تحت عنوان ویروس کرونا، بر کشور تحمیل شد
تصریح کرد: بسیاري از کشورها که داراي اقتصاد بزرگی هستند، در مواجهه با بیماري کرونا به رشد منفی بالاي اقتصادي رسیدند و
این مشکل براي ایران نیز صادق بود و ویروس کرونا ما را نیز با مشکلات مختلف مواجه کرد که در وهله نخست سلامت مردم و سپس

 
مسایل اقتصادي و اجتماعی را به همراه داشت. 

جهانگیري گفت: متأسفانه در این شرایط عده اي سعی دارند همواره مردم را در فضایی تاریک قرار دهند و نسل جوان را نسبت به
آینده کشور و سرنوشت خود نگران کنند. در این شرایط ما به دو جهت مسئولیت داریم که فشارها را تحمل کنیم؛ از یک سو قبول
مسئولیت کرده ایم که کشور را از شرایط سخت عبور دهیم و از سوي دیگر ما به مردم و کشور علاقمند هستیم چرا که عده اي جان

 
خود را براي کشور داده اند و بهترین فرزندان این کشور براي حفاظت از این آب و خاك فدا شدند. 

معاون اول رییس جمهور با بیان اینکه ارزیابی اتفاقات اخیر و مواجهه کشور با پیچیدگی ها و فشارهاي متعدد نشان می دهد که
مسئولین اقتصادي کشور عملکرد خوبی داشته اند، خاطرنشان کرد: البته این به معناي عدم اشتباه نیست چرا که هر مسئول و مدیري
ممکن است بر اساس محاسبات و شرایط پیش رو دچار خطا و اشتباه شود که مهم این است که این اشتباهات از طریق نقد دلسوزانه

 
مطرح شود تا امکان اصلاح فراهم گردد. 



جهانگیري با تأکید بر اینکه باید حس دولت داري را در مردم تقویت کنیم گفت: یکی از بدترین اتفاقات در کشور تضعیف حس دولت

 
داري در مردم است و که باعث می شود مردم احساس کنند حاکمیت توان حمایت از آنها را ندارد. 

معاون اول رییس جمهور افزود: عده اي نیز در داخل کشور تلاش می کنند که به جامعه القا کنند دولت ضعیف است و تصور می
کنند که اگر دولت را ضعیف و ناکارآمد جلوه دهند، مردم نگاه مثبتی به آنها خواهند داشت اما در حقیقت مردم آنها را اصلاً به حساب

 
نمی آورند. 

جهانگیري در ادامه سخنان خود با تأکید بر ضرورت احیاء اعتماد مردم و تلاش در جهت مثبت شدن افکار عمومی نسبت به آینده
کشور اظهار داشت: ترامپ انسانی به معناي واقعی ظالم و زورگو است که تا آنجا که توانست به مردم ایران فشار وارد کرد و تحریم
هاي ظالمانه غیرانسانی به تعبیر خودشان جنگ اقتصادي بر ملت تحمیل کرد و سردار سلیمانی عزیز قهرمان ملی ما را به شهادت
رساند. وقتی چنین فردي در انتخابات ریاست جمهوري رأي نیاورد کاملاً طبیعی است که مردم ایران خوشحال شوند اما این به آن

 
معنی نیست که شخص جدیدي که روي کار آمده باید فردي ممتاز و ویژه تلقی شود. 

معاون اول رییس جمهور ادامه داد: وقتی افکار عمومی تصور می کند که ممکن است در شرایط جدید تحریم ها از میان برداشته شود،
نگاه جامعه نسبت به آینده کشور مثبت می شود اما متأسفانه عده اي از اینکه نظر مردم و افکار عمومی مثبت باشد ناراحت می شوند
و باورشان این است که این جریان ممکن است به نفع فلان گروه باشد. این افراد غافل هستند که مثبت شدن افکار عمومی جامعه به

 
نفع ملت ایران است. 

جهانگیري با تأکید بر اینکه باید براي حل مسایل کشور و مشکلات مردم متحد باشیم گفت: ایران کشوري ثروتمند است که از نیروي

 
انسانی قدرتمندي برخوردار است و با اتکا به این ظرفیت ها می تواند از پیچ هاي سخت عبور کرده و مسایل را پشت سر بگذارد. 

معاون اول رییس جمهور تصریح کرد: مهمترین موضوع این است که اجازه ندهیم از شرایط سختی که کشور و مردم در آن قرار دارند
براي تسویه حساب هاي سیاسی و جناحی استفاده شود، این ظلم به مردم است که در شرایطی که آنها گرفتار معیشت و مشکلات
متعدد هستند ببینند برخی از مسئولین به جاي همنوایی و همکاري براي حل مشکلات، به دنبال آن هستند که از این فرصت علیه

 
دیگري استفاده کند. 

جهانگیري در بخش دیگري از سخنان خود از اقتصاد مقاومتی به عنوان مجموعه سیاست هایی مدبرانه و اجماعی براي حل مسایل
کشور یاد کرد و گفت: جهش تولید و اقتصاد مقاومتی دو موضوع مهمی است که چه تحریم باشیم و چه تحریم نباشیم نباید از دستور

 
کار خارج شود. 

معاون اول رییس جمهور با قدردانی از عملکرد نظام بانکی براي کمک به اجراي طرح هاي اقتصاد مقاومتی که منجر به تحولاتی نظیر
خودکفایی در تولید گندم شد، از نظام بانکی خواست در تحقق جهش تولید نیز تمام تلاش خود را به کار گیرند چرا که جهش تولید

 
هم مطالبه مقام معظم رهبري و هم یک نیاز اساسی کشور است. 

جهانگیري همچنین با اشاره به اینکه پرداخت تسهیلات قرض الحسنه یک میلیون تومانی به تمام خانوارها بدون مراجعه افراد به بانک
یک شاهکار در نظام بانکی کشور بود، گفت: بر اساس گزار ش ها تأثیر این تسهیلات یک میلیون تومانی در زندگی مردم مثبت بوده

 
که امیدوارم دولت بتواند این گونه برنامه هاي حمایتی را استمرار بخشد. 



معاون اول رییس جمهور با قدردانی از بانک مرکزي در موضوع تأمین ارز افزود: بانک مرکزي مسئول تهیه ارز نیست اما با مدیریت
دقیق منابع ارزي، اقدامات بسیار خوبی در تأمین ارز مورد نیاز کالاهاي اساسی و مواد اولیه کارخانه ها انجام داد که انتظار داریم این

 
رویه با جدیت بیشتر دنبال شود. 

جهانگیري با تأکید بر اهمیت بخش خدمات در اقتصاد کشور اظهار داشت: بخش خدمات 50 درصد تولید ناخالص داخلی و 50 درصد
اشتغال کشور را بر عهده دارد و در گزارش مرتبط با اشتغال سه ماهه دوم سال جاري که اعلام شده بود یک میلیون و 200 هزار نفر
به دلیل شرایط کرونایی بیکار شده اند، میزان بیکاري در بخش صنعت 40 هزار نفر اما در بخش خدمات بیش از 800 هزار نفر بود که

 
لازم است براي حمایت از بخش خدمات طرحی ویژه تدوین شود. 

معاون اول رییس جمهور با اشاره به اینکه میزان سرمایه گذاري در کشور طی ده سال اخیر رشد منفی داشته و این موضوع براي
آینده کشور نگران کننده است، اظهار داشت: نظام بانکی می تواند براي حل این مشکل راهکار پیدا کند تا زمینه سرمایه گذاري در

 
کشور مهیا شود. 

جهانگیري اظهار داشت: شرایط اقتصادي کشور نیازمند آن است که نظام بانکی محکم پاي کار بایستد و تمام کسانی که شبکه بانکی
کشور را مورد نقد قرار می دهند، خود به خوبی می دانند که اقتصاد و معیشت مردم زمانی رونق پیدا خواهد کرد که نظام بانکی نقش

 
خود را به خوبی ایفا کند. 

وي در ادامه با اشاره به افتتاح طرح انتقال آب از خلیج فارس به سه استان کشور که اخیراً توسط رییس جمهور به بهره برداري رسید،
افزود: برخی بانک هاي عامل گلایه داشتند که با وجود مشارکت در تأمین مالی اجراي این طرح، نامی از آنها برده نشده است اما بر

 
اساس تجربه خود می گویم که بعید است طرح بزرگی در کشور اجرا شود بدون آنکه بانک ها در تأمین مالی آن نقش نداشته باشند. 

معاون اول رییس جمهور با تأکید بر اهمیت نقش شبکه بانکی کشور در پیشبرد برنامه هاي اقتصادي گفت: نبض اقتصاد کشور باید
همواره توسط مجموعه اي متشکل از مدیران اقتصادي کشور کنترل شود تا از اتفاقات بد پیشگیري و براي اقداماتی که باید انجام

 
شود، بسترسازي کنند که چنین مسئولیت مهمی بر عهده بانک مرکزي است. 

جهانگیري افزود: بانک مرکزي وظایف و مسئولیت هاي سنگینی بر عهده دارد که کنترل نقدینگی، کنترل تورم و مراقبت از رشد
اقتصادي از جمله این وظایف است و به طور کلی تمامی شاخص هاي اقتصادي به نوعی وابسته به عملکرد بانک مرکزي و نحوه نظارت

 
ها و حمایت هاي این بانک است. 

معاون اول رییس جمهور با اشاره به گزارش رییس کل بانک مرکزي مبنی بر اعطاي 700 هزار میلیارد تومان تسهیلات در شش ماهه
نخست سال خاطرنشان کرد: وقتی این عدد را در مقابل بودجه دولت قرار می دهیم متوجه می شویم که عددي بسیار بزرگ و تعیین

 
کننده اي در اقتصاد کشور است که می تواند اقتصاد کشور را به حرکت وادار کند. 

جهانگیري در ادامه با بیان اینکه اقتصاد ایران با برخی مشکلات و بیماري هاي مزمن روبرو است که طی سال ها انباشته شده و درمان
نشده است، افزود: همه علاقمند هستند که اتکاء اقتصاد کشور از منابع طبیعی برداشته شود اما در عمل هر گاه که درآمدهاي نفتی

 
کاهش پیدا کرده، اقتصاد کشور با مشکل مواجه شده است. 

معاون اول رییس جمهور دولتی بودن اقتصاد را از دیگر مسایل و مشکلات اقتصاد کشور برشمرد و اظهار داشت: متاسفانه در سالهاي



اخیر، اقتصاد کشور علاوه بر بیماري هاي مزمن ساختاري با تحریم هاي ظالمانه آمریکا و ویروس کرونا نیز مواجه شده است. حل
مسایل اقتصادي کشور همواره نیازمند تصمیمات جدي، شجاعانه و عالمانه بوده است تا بتواند اقتصاد را از این شرایط و مشکلات

 
مزمن خارج کند. 

جهانگیري در بخش پایانی سخنان خود با اشاره به ادغام بانک ها و موسسات اعتباري وابسته به نیروهاي مسلح در بانک سپه افزود:
این موضوع یک نیاز بود و نیروهاي مسلح نیز می خواستند از بانکداري خارج شوند. این ادغام یک مطالبه از سوي مقام معظم رهبري

 
نیز بود که پس از پیشنهاد رییس جمهور در سال 97 مورد موافقت ایشان قرار گرفت. 

وي خاطرنشان کرد: تا پیش از این اتفاق چنین تجربه اي در کشور وجود نداشت که پنج بانک و موسسه اعتباري در یک بانک ادغام
شود. هم ستاد کل نیروهاي مسلح و هم بانک مرکزي در این زمینه عملکرد بسیار خوبی داشتند که باید صمیمانه از همه آنها تشکر

 
کنیم. 

در این جلسه رییس کل بانک مرکزي نیز گزارشی از اقدامات انجام شده و برنامه هاي آتی بانک مرکزي براي پیشبرد اقتصاد کشور

 
ارائه کرد. 

مدیران عامل بانک هاي صادرات، اقتصاد نوین، سامان و ملی نیز به نمایندگی از سایر بانک هاي عامل به بیان دغدغه ها و نظرات خود

 
در این جلسه پرداختند. 

انتهاي پیام/341



بی توجهی به پسماند در بودجه سالانه شهرداري اهواز

منبع: هما خوزستانشماره خبر:  33  |  تاریخ: 1399/08/26

هما خوزستان: فاضل عبیات روز دوشنبه در نشست کارگروه پسماند خوزستان در استانداري، بیان کرد:میزان اهمیت و
اولویت پسماند در نظر مدیران شهرداري اهواز را می توان از روي بودجه بندي دریافت، این در حالیست که پسماند به دلیل

اینکه تنها در زمان بحرانی شدن به چشم می آید، مورد توجه مدیران نیست و انتظار است ...

هما خوزستان: فاضل عبیات روز دوشنبه در نشست کارگروه پسماند خوزستان در استانداري، بیان
کرد:میزان اهمیت و اولویت پسماند در نظر مدیران شهرداري اهواز را می توان از روي بودجه بندي
دریافت، این در حالیست که پسماند به دلیل اینکه تنها در زمان بحرانی شدن به چشم می آید، مورد

 
توجه مدیران نیست و انتظار است این (...) 

هما خوزستان: فاضل عبیات روز دوشنبه در نشست کارگروه پسماند خوزستان در استانداري، بیان کرد:میزان اهمیت و اولویت پسماند
در نظر مدیران شهرداري اهواز را می توان از روي بودجه بندي دریافت، این در حالیست که پسماند به دلیل اینکه تنها در زمان

 
بحرانی شدن به چشم می آید، مورد توجه مدیران نیست و انتظار است این مساله در سال هاي بعد مدنظر قرار گیرد. 

وي اضافه کرد: ضروري است نشست تخصصی درباره سایت صفیره اهواز برگزار شود تا برنامه هاي میان مدت و بلندمدت بررسی و

 
چشم انداز این مکان مشخص شود. 

وي در ادامه با اشاره به نبود همخوانی گزارش ها درباره پسماندهاي عفونی مطب هاي اهواز گفت: در یک هفته آینده دستگاه هاي
مرتبط از جمله محیط زیست، شهرداري و علوم پزشکی باید در نشستی در فرمانداري اهواز نسبت به یکسان سازي گزارش ها اقدام

 
کنند. 

عبیات، همچنین آلودگی هوا در کلانشهر اهواز را مورد توجه بسیاري از شهروندان و مسئولان و رسانه ها در روزهاي گذشته دانست و

 
ادامه داد: مصوبات درباره تعهدات شهرداري اهواز در سایت پسماند (صفیره) باید پیگیري و اجرایی شود. 

وي افزود: اعتقادي به سهم بندي و اولویت بندي عوامل آلاینده هوا ندارم زیرا این مساله باعث فرافکنی برخی از مسئولان که تصور

 
می کنند سهم کمتري در آلودگی هوا دارند، شده است. 

وي اضافه کرد: بر اساس قانون مرجع تعیین آلودگی و سهم آلایندگی، سازمان حفاظت محیط زیست است و هیچکدام از دستگاه هاي

 
آلوده کننده هوا حق توجیه و یا انکار نقش خود در آلودگی هوا را ندارند. 

 
با متخلفان مسامحه نکنید 

معاون استاندار خوزستان همچنین خواستار برخورد قاطع با مراکز بهداشتی درمانی متخلف در زمینه پسماندهاي عفونی شد و گفت:

 
هیچ عذر و بهانه اي قابل قبول نیست و با توجه به اهمیت سلامتی مردم هیچ مسامحه اي نباید با متخلفان بشود. 



وي با اشاره به اهمیت بی خطرسازي پسماندهاي عفونی و تمرکز قواي سه گانه بر این مساله، بیان کرد:تمام دستگاه ها در این زمینه

 
مسوول هستند و باید از ظرفیت قانونی خود استفاده کنند، در غیراینصورت دستگاه ها مرتکب تخلف شده و باید با آنها برخورد شود. 

عبیات، درباره مشکل محل دفن پسماند در ایذه نیز گفت: این مساله با وجود حساسیت بالا، پس از مطرح شدن در چند نشست این

 
کارگروه، هنوز حل نشده است. 

وي با تاکید بر رفع دغدغه مردم روستاي راسفند در نزدیکی محل دفن پسماندهاي ایذه، افزود: بر اساس گزارش نمایندگان
استانداري، خواسته هاي مردم این روستا شامل نبود آلودگی خودروهاي حمل پسماند شهرداري ایذه، ارایه برخی خدمات به روستا و

 
اشتغال تعدادي از جوانان روستا بوده که این مطالبات باید مدنظر مسوولان قرار گیرد. 

عبیات تاکید کرد: مساله پسماند در شهر ایذه تا 2 هفته آینده در نشستی با حضور همه دستگاه هاي مرتبط و مردم حل و فصل

 
خواهد شد. 

وي درباره حساسیت ایجاد شده در خرمشهر نسبت به انتقال پسماندهاي آبادان به مدفن پسماندهاي خرمشهر، گفت: طرح ادغام

 
مدفن پسماند خرمشهر و آبادان بر اساس مطالعاتی انجام شده اما این مساله باید براي مردم تبیین شود. 

 
عبیات ادامه داد:مشکلات پسماند خرمشهر و آبادان نیز در 10 روز آینده در نشستی به همین منظور بررسی و برطرف خواهد شد. 

وي دلیل مخالفت اجتماعی با جانمایی محل دفن زباله به ویژه در روستاي راسفند ایذه و خرمشهر را ذهنیت منفی و تدافعی نسبت به
پسماند بیان کرد و افزود: برخورد چالشی با مساله پسماند به دلیل نبود آگاهی عمومی نسبت به پسماند به عنوان منبع درآمد و

 
سرمایه، و نیز به دلیل نبود تضمین نسبت به وعده هاي مسوولان محلی است. 

 
در انتظار تکثیر سلول هاي زباله 

مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند شهرداري اهواز نیز در این نشست از راه اندازي کارخانه پردازش پسماند تا یک ماه آینده خبر داد و

 
گفت: سومین سلول دفن زباله در سایت پسماندهاي اهواز تا اسفند امسال به بهره برداري می رسد. 

رضا علیجانی افزود: سلول سوم سایت صفیره هم اکنون 15 درصد پیشرفت فیزیکی داشته و ساخت آن به دلایل مالی تاکنون متوقف

 
مانده بود، اما با اخذ وام از بانک شهر، این مساله حل شده است. 

وي اضافه کرد: احداث سلول دوم سایت پسماندهاي اهواز از زمان شهردار و شوراي گذشته، به دلیل مسایل حقوقی و قضایی به مدت
پنج سال متوقف بود که با پیگیري انجام شده در 10 روز آینده عملیات اجرایی آن دوباره آغاز می شود و این سلول نیز تا اردیبهشت

 
آینده به اتمام می رسد. 

 
به گفته وي، تا زمان اتمام کار سلول جدید، زباله ها به روش پوشش خاك، دفن می شوند. 

علیجانی ادامه داد: سایت پسماند صفیره در پنج سال گذشته تقریبا رها، و به درستی مدیریت نشده بود اما اکنون براي تغییر وضعیت

 
آن از جمله تکمیل سلول ها، صنایع تبدیلی، کمپوست و تفکیک زباله برنامه ریزي شده است. 



وي بیان کرد: سایت پسماند شهرداري اهواز (صفیره) 125 هکتار مساحت دارد که در دوره هاي قبلی آن را از بین برده اند و ما چاره

 
اي جز احیاي مجدد این سایت نداریم، زیرا امکان فراهم ساختن سایت دیگري براي پسماند وجود ندارد. 

وي حجم زباله هاي اهواز را 800 تن در روز بیان کرد و گفت: با مدیریت دفن پسماند، هر کدام از سلول ها تا سه سال عمر خواهند

 
داشت. 

علیجانی افزود: کارخانه پردازش پسماند در این سایت نیز حدود هشت ماه تعطیل بوده که اکنون در حال تعمیر است و مزایده

 
واگذاري آن به پیمانکار آن نیز برگزار شده و تا یک ماه آینده راه اندازي مجدد می شود. 

وي با اشاره به مشکل زباله سوزي در سایت صفیره توسط زباله گردها، اضافه کرد: 16 نفر از مامورانخدمات شهري و هشت نفر از

 
ماموران انتظامی از سه روز پیش در این محل مستقر شده و کار حراست را برعهده گرفته اند. 

علیجانی افزود: مساله پسماند به طور کلی اولویت شهرداري ها نیست و انتظار داریم براي اجرایی شدن مراحل بعدي در ساماندهی

 
پسماندهاي اهواز به شهرداري کمک شود. 

وي همچنین درباره مدفن قدیمی زباله هاي اهواز در نزدیکی روستاي برومی، گفت: دوده هاي ناشی از دفن پسماند در سال هاي
گذشته، در سطح گسترده منطقه را فرا می گیرد که شب ها میزان آن بیشتر می شود؛ با شرکت نفت که مالکیت زمین را در اختیار

 
دارد براي واگذاري ماشین آلات مذاکراتی شده اما هنوز اجرایی نشده است. 

بر اساس این گزارش، مدیرکل حفاظت محیط زیست خوزستان 14 آبان جاري در کارگروه شرایط اضطرار آلودگی هواي خوزستان،
آتش سوزي در سایت پسماند شهرداري اهواز در نزدیکی روستاي صفیره (بخش غیزانیه) را از دیگر عوامل اصلی آلودگی هوا بیان کرد
و گفت: این مساله در بازدیدها و گزارش ها و اعتراض مردم مسجل شده، به گفته وي، چند ماه پیش نشستی تشکیل و مقرر شد
شهرداري اهواز نیروي حراست و آتش نشانی در سایت صفیره مستقر کند و ساخت سلول هاي جدید براي دفن را آغاز کند اما

 
هیچکدام از این تعهدات عملی نشده است. 

همچنین سایت پسماند شهرداري اهواز در شرق این کلانشهر در بخش غیزانیه قرار دارد که از سال 91 به دلیل دفن غیراصولی زباله
با آتش سوزي مستمر روبه روست.



پیام سفیر سلطنت عمان در ایران بمناسبت پنجاهمین سالگرد روز ملى این

کشور

منبع: تسنیمشماره خبر:  34  |  تاریخ: 1399/08/26

سفیر سلطنت عمان در ایران با صدور پیامی تاکید کرد که روابط سلطنت عمان با جمهورى اسلامى ایران، یک روابط تاریخى
و ریشه دار بوده که براساس اصل حسن همجوارى و فهم مشترك استوار است.

سفیر سلطنت عمان در ایران با صدور پیامی تاکید کرد که
روابط سلطنت عمان با جمهورى اسلامى ایران، یک روابط
تاریخى و ریشه دار بوده که براساس اصل حسن همجوارى

 
و فهم مشترك استوار است. - اخبار بین الملل - 

به گزارش گروه بین الملل خبرگزاري تسنیم، «ابراهیم بن
أحمد المعینی» سفیر سلطنت عمان در ایران بمناسبت

 
پنجاهمین سالگرد روز ملى عمان پیامی را صادر کرد. 

جدیدترین خبرها و تحلیل هاي ایران و جهان را در کانال

 
تلگرامی تسنیم بخوانید. (کلیک کنید) 

 
جدیدترین خبرها و تحلیل هاي ایران و جهان را در کانال اینستاگرامی تسنیم بخوانید. (کلیک کنید) 

در متن این پیام آمده است: روابط سلطنت عمان با جمهورى اسلامى ایران، یک روابط تاریخى و ریشه دار بوده که براساس اصل
حسن همجوارى و فهم مشترك استوار است، و این روابط بطورمداوم در تمام زمینه هاى سیاسى،اقتصادى،فرهنگى و در زمینه هاى

 
همکارى مشترك روبه رشد و توسعه است. 

 
روایت تسنیم از کارآفرینی جوان سختکوش بشاگردي با 10 میلیون تومان/ از حمل کولبري مصالح تا صادرات محصول به عمان 

همچنین این روابط مورد حمایت و تأکید و پیگیرى رهبران دو کشور است و تأثیر آن بر دو سطح رسمى و مردمى دو کشور بطور

 
مثبت منعکس گردیده است. 

در پایان پیام مذکور اشاره شد که رشد این روابط با تبادل دیدارها میان مسؤولین دو کشور در سطح رسمى به اوج خود رسیده است.
این روابط در تعمیق و تقویت ارتباط میان مسؤولین دو کشور و توسعه همکارى دوجانبه در تمام زمینه ها سهم بسزائى داشته است .



کسی که می گوید منابع گمرکی را افزایش بدهیم آشنایی با اقتصاد ندارد

منبع: شبستانشماره خبر:  35  |  تاریخ: 1399/08/26

جهانگیري گفت: برخی می گویند منابع گمرکی را افزایش دهیم، کسی که این حرف را می زند کم ترین آشنایی با اقتصاد
ندارد.

جهانگیري گفت: برخی می گویند منابع گمرکی را افزایش دهیم، کسی که این حرف را می زند کم ترین آشنایی با اقتصاد

 
ندارد. 

به گزارش خبرگزاري شبستان، اسحاق جهانگیري معاون اول
رئیس جمهور جلسه ستاد فرماندهی اقتصاد مقاومتی با اشاره به
اهمیت بودجه سال 1400 کشور، گفت: بودجه سال آینده کشور
و جهت گیري هاي اصلی آن باید با محوریت سیاست هاي

 
اقتصاد مقاومتی تدوین شود. 

معاون اول رئیس جمهور با بیان اینکه از هفته آینده بحث درباره منابع و مصارف بودجه سال 1400 در دولت انجام خواهد شد، اظهار

 
امیدواري کرد که بودجه مطابق سنوات گذشته در زمان مقرر در اختیار نمایندگان مجلس شوراي اسلامی قرار بگیرد. 

وي با اشاره به اینکه تحریم ها و شیوع کرونا فشار هاي مضاعفی بر بودجه کشور در سالجاري وارد کرده است، گفت: به فضل الهی این
دوره سخت را پشت سر خواهیم گذاشت و تصور دشمنان ایران که فکر می کردند ایران دچار کسري بودجه شدیدي شده و اقتصادش

 
فرو خواهد ریخت، باطل خواهد شد. 

جهانگیري افزود: با وجود همه سختی ها و دشواري ها که بر دولت و ملت ایران گذشت با همتی که مدیران کشور در موضوع بودجه از
خود نشان دادند، موفق شدیم تاکنون از این مرحله عبور کنیم هرچند برخی نمی خواهند قدر این زحمات را بدانند و حرف هایی را بر

 
زبان جاري می کنند که جز دلسرد کردن مدیریت کشور ثمري ندارد. 

وي با تاکید بر اینکه همه می دانند که زبان مدیران دولت براي پاسخگویی زبان الکن نیست، گفت: ما شرایط کشور و مردم را در
موضع گیري هاي خود لحاظ می کنیم و می دانیم که مردم در شرایط سخت کنونی از مسئولان خود انتظار دارند که به فکر زندگی و

 
معیشت آنان باشند نه اینکه سرگرم دعوا و مجادله با یکدیگر شوند چرا که این مسئله گره اي از زندگی آنان باز نمی کند. 

معاون اول رئیس جمهور با بیان اینکه مکرر گفته ام کارنامه این دولت قابل مقایسه با هر دولت دیگري در سال هاي پس از انقلاب
اسلامی است، گفت: براي مقایسه می توان به دو سال و نیم پایانی دولت آقاي احمدي نژاد و دو سال و نیم ابتدایی دولت تدبیر و امید
پرداخت که در این دو برهه کشور با تحریم هاي بین المللی مواجه بود. البته دولت قبل در آن مقطع بیش از دو میلیون بشکه نفت
صادر می کرد که از محل آن 210 میلیارد دلار درآمد در اختیار داشت، اما درآمد دولت تدبیر و امید در دو سال و نیم ابتدایی آغاز



 
بکار خود تنها 120 میلیارد دلار بود. 

جهانگیري با تاکید بر اینکه با کلی گویی و شعار در کشور اتفاقی رخ نمی دهد، اظهار داشت: در دو سال و نیم پایانی دولت گذشته
میزان اشتغال خالص کشور روند کاهنده داشت و تقریباً صفر بود در حالی که در مقایسه با دو سال و نیم ابتدایی آغاز به کار دولت
تدبیر و امید سالانه 500 هزار شغل ایجاد شد و همچنین نرخ تورم در دولت گذشته رو به بالا بود و به 36 درصد رسید در حالی که

 
تورم در دولت آقاي روحانی روند کاهنده داشت و به 11.2 کاهش یافت. 

معاون اول رئیس جمهور افزود: این دستاورد ها در شرایطی اتفاق افتاد که فقط مدیریت دولت جابه جا شد. کسانی که می گویند
مدیران دولت دچار ضعف هستند خوب است این دو مقطع زمانی که شرایط کشور از لحاظ تحریم هاي بین المللی یکسان بوده است

 
را مقایسه کنند و ببینند چه اتفاقاتی در بخش هاي مختلف اقتصادي کشور رخ داد. 

وي با تبیین برنامه ریزي هاي انجام شده در ستاد فرماندهی اقتصاد مقاومتی براي مقاوم کردن اقتصاد کشور در برابر تکانه هاي
خارجی، گفت: اجراي برنامه هاي اولویت دار اقتصاد مقاومتی شرایط کشور را روز به روز بهتر کرد. به طوریکه در شروع کار دولت
تدبیر و امید به ناگهان قیمت نفت به بشکه اي 30 دلار کاهش یافت، اما براي هیچ کدام از شاخص هاي کلان اقتصادي نظیر تورم،

 
صادرات و میزان تولید مشکلی پیش نیامد و تغییري ایجاد نشد. 

جهانگیري اظهار کرد: در دوره جدید تحریم ها که باید به واقع از آن به عنوان جنگ اقتصادي یاد کرد، آمریکایی ها به دنبال فروپاشی
ایران بودند و حتی تا آنجا رفتند که جنگ نظامی را نیز چاشنی کار خود کنند، ترور سردار شهید سلیمانی و برخی اتفاقات دیگر در
منطقه خلیج فارس نشانه هاي تصمیمات آن ها بود، البته برخی اتفاقات را نمی توان در مقطع کنونی بیان کرد و شاید در شرایط
دیگر بتوانیم براي مردم تبیین کنیم که دشمنان چه برنامه ریزي هایی براي کشور انجام داده بودند. قطعا هیچکس نمی تواند انفجار

 
در یک نفت کش ایرانی را موضوعی اقتصادي قلمداد کند، دولت اجازه نداد در این شرایط سخت، اقتصاد کشور فرو بپاشد. 

معاون اول رئیس جمهور گفت: هدف آمریکا اقتصاد ایران نبود می خواستند ایران را از هم بپاشانند. در این مقطع حساس مردم ایران

 
مشکلات را تحمل کردند و دولت هم فشار زیادي را متحمل شد که این مقاومت در تاریخ ماندگار خواهد شد. 

وي افزود: بودجه کشور در سال 1400 و جهت گیري هاي اصلی آن باید با محوریت سیاست هاي اقتصاد مقاومتی تدوین شود،
کاهش اتکا به درآمد هاي نفتی در تنظیم بودجه سال آینده لحاظ خواهد شد البته این به معناي آن نیست که ما از سهمیه و حق
صادرات نفتی خود چشم پوشی کنیم. دولت ایران هیچگاه از حق ملت خود نخواهد گذشت. هنر مدیریت این است که این درآمد ها را

 
در جاي خود هزینه کند و در بودجه جاري قرار ندهد. 

جهانگیري با بیان اینکه صادر کنندگان غیرنفتی در این دوره همانند سربازان خط مقدم به کشور خدمت کردند، گفت: حمایت از

 
صادر کنندگان از جهت گیري هاي بودجه سال آینده خواهد بود و ما قدردان آن ها هستیم. 

معاون اول رئیس جمهور جهت گیري دیگر بودجه سال آینده را ایجاد امنیت غذایی توصیف کرد و گفت: در سال پایانی دولت گذشته
6 میلیون تن گندم وارد کشور می شد و کشتی هاي متعددي در کنار بنادر بودند و نمی توانستند کالا هاي خود را در ساحل تخلیه
کنند در شرایطی که در برخی از استان هاي کشور ذخیره گندم فقط براي چند روز وجود داشت. در حالی که امروز دولت واردات
گندم را فقط براي حفظ و افزایش میزان ذخایر استراتژیک کشور انجام می دهد. برنامه دولت در حمایت از کشاورزان و انجام اقدامات
اساسی نظیر خرید تضمینی قیمت گندم که از کیلویی 400 تومان در سال 92 به 4000 تومان براي سال زراعی آینده رسیده است



 
باعث شد که ما بیش از پیش در زمینه تولید گندم خودکفا شویم. 

وي با تاکید بر اینکه یکی دیگر از رویکرد هاي بودجه سال آینده ممنوعیت واردات کالا هاي لوکس و غیرضروري خواهد بود، گفت: در
دوره جدید تحریم ها دولت بیش از 2000 قلم کالا را در فهرست کالا هاي لوکس قرار داد و واردات آن ها را ممنوع کرد، اما متاسفانه
برخی براي زیر سوال بردن عملکرد دولت می روند و به موردي در فهرست هاي وارداتی دست پیدا می کنند و آن را بزرگنمایی می

 
کنند در حالی که در دوره تحریم هاي قبل در دولت گذشته به طور رسمی خودرو هاي لوکسی نظیر پورشه وارد کشور می شد. 

معاون اول رئیس جمهور همچنین با اشاره به ضرورت حمایت از معیشت محرومان و افراد تحت پوشش کمیته امداد و بهزیستی و نیز
کمک به معیشت بیکارانی که از بیمه برخوردار نیستند در بودجه سال 1400، گفت: حمایت از اقشار محروم و آسیب پذیر جامعه در
بودجه سال آینده از جهت گیري هاي اصلی خواهد بود. رسیدگی به حقوق کارکنان و بازنشستگان و متناسب سازي دستمزد ها و
دریافت ها در راستاي عدالت بنیانی سیاست هاي اقتصاد مقاومتی در تدوین بودجه سال آینده لحاظ خواهد شد. ما می دانیم وضع
زندگی کارمندان و کارگران دشوار است و آن ها به سختی زندگی خود را اداره می کنند، در این شرایط دشوار اقتصادي تلاش کردیم
که به میزان قابل توجهی حقوق کارمندان اداري و بازنشستگان افزایش یابد، خوب است که منتقدان مقایسه کنند در آن شرایطی که

 
بیش از 2 میلیون بشکه نفت با قیمت هاي بالا صادر می شد چه میزان به حقوق کارمندان و بازنشستگان اضافه کردند. 

جهانگیري ادامه داد: طرح هاي اولویت دار اقتصاد مقاومتی که بیش از 100 مورد آن در ستاد فرماندهی اقتصاد مقاومتی به تصویب
رسید باید با قوت ادامه یابد، این طرح ها علاوه بر اینکه تاب آوري اقتصاد ما را بالا برد، کشور را از واردات برخی کالا ها نیز بی نیاز

 
کرد. 

وي افزود: این طرح ها باید در اولویت کار دستگاه ها، نظام بانکی و صندوق توسعه ملی باشد. یک نمونه از پروژه هاي اولویت دار
اقتصاد مقاومتی، راه اندازي پالایشگاه ستاره خلیج فارس بود. فرض کنید اگر این پالایشگاه در سال هاي گذشته احداث نمی شد با
شروع دور جدید تحریم ها مشکلات زیادي براي کشور در تامین بنزین ایجاد می شد، امروز این پالایشگاه علاوه بر رفع نیاز داخلی

 
مصرف بنزین به محلی براي صادرات بنزین کشور و تامین ارز کشور تبدیل شده است. 

جهانگیري گفت: موضوع کرونا نیز باید بعنوان موضوعی جدي در بودجه سال 1400 با سرفصلی مشخص مدنظر قرار گیرد و حمایت از
شرکت هاي دانش بنیان باید در بودجه سال آینده مورد نظر باشد. شرکت هاي دانش بنیان در دوران کرونا کمک فراوانی در تولید

 
ماسک و تجهیزات پزشکی کردند که این روند باید جدي تر دنبال شود. 

معاون اول رئیس جمهور گفت: تجربه من به عنوان فردي که هم در دولت و هم در مجلس فعالیت کرده ام می گوید؛ بودجه چوب
ادب سیاستمداران بویژه سیاستمدارانی است که تنها شعار می دهند. منابع و مصارف در بودجه کشور موضوعی واقعی است و باید با
آن منطقی برخورد کرد. نمی توان ذهنی و خیالی منابع کشور را افزایش دهیم. متاسفانه برخی مسائلی که در حال حاضر عنوان می

 
شود با ده برابر بودجه کنونی نیز نمی توان به آن حرف ها جامه عمل پوشاند. 

وي افزود: برخی می گویند منابع گمرکی را افزایش بدهیم، کسی که این حرف را می زند نشان می دهد که کمترین آشنایی با اقتصاد
ندارد، زیرا این دست محاسبه ها موجب افزایش قیمت همه کالا ها در کشور می شود. باید آشکارا و شفاف به مردم بگویند درآمدي

 
که از این تصمیم حاصل می شود، پیامد هاي آن تورم و افزایش سرسام آور قیمت همه کالا ها خواهد بود. 

جهانگیري اظهار امیدواري کرد؛ بودجه سال آینده، نقطه آغاز تفاهم و همکاري دولت و مجلس جدید باشد و اگر منابعی وجود داشته



باشد که از چشم دولت دور مانده باشد و معرفی شود، قدردانی خواهیم کرد و منابع جدید را براي کمک به زندگی و معیشت مردم

 
صرف خواهیم کرد. 

معاون اول رئیس جمهور در بخش دیگري از سخنان خود با اشاره به گزارش رییس بنیاد مسکن انقلاب اسلامی در خصوص سیاست
هاي اقتصاد مقاومتی و ساخت مسکن در روستا ها و شهر هاي کوچک براي محرومان، گفت: بنیاد مسکن انقلاب اسلامی کار هاي
بزرگی در سال هاي اخیر انجام داده است به ویژه در ساخت مسکن پس از حوادث غیرمترقبه نظیر زلزله کرمانشاه و سیل سال 1398

 
که بنیاد مسکن خوش درخشید. 

وي افزود: در دولت آقاي روحانی در حوزه کمک به محرومین و مواجهه با خسارات حوادث غیرمترقبه کار هایی بزرگ انجام شد که ما

 
نتوانستیم به خوبی آن را براي مردم بیان کنیم، تنها در زلزله کرمانشاه در مقطعی کوتاه 100 هزار واحد مسکونی ساخته شد. 

جهانگیري گفت: اخیراً مراسم پایان ساخت و بازسازي 1 میلیون واحد مسکن پس از سیل سال 98 نیز برگزار شد، خوشبختانه در

 
ساخت خانه هاي جدید استاندارد هاي لازم ساخت و ساز رعایت شده است و تفاوت بسیاري با خانه هاي قبلی وجود دارد. 

معاون اول رئیس جمهور ساخت 100 هزار واحد جدید براي محرومین در روستا ها و شهر هاي کوچک، تامین مسکن ایتام و نوسازي
و مقاوم سازي در بافت حاشیه اي شهر ها را نیز از اقدامات ارزشمند بنیاد مسکن انقلاب اسلامی توصیف کرد و گفت: اجراي این طرح
ها در چارچوب سیاست هاي دولت و رویکرد عدالت بنیانی سیاست هاي اقتصاد مقاومتی انجام می شود. خوب است اطلاع رسانی

 
دقیقی در این خصوص انجام شده است. 

جهانگیري ادامه داد: سازمان بهزیستی هم اعلام کرده است که از 130 هزار واحد مسکونی که براي معلولین ساخته شده بیش از 90
هزار واحد آن در دولت آقاي روحانی انجام شده است. اینکه محرومین در برخی روستا ها بدون هیچ آورده اي داراي سرپناه می شوند

 
کاري ارزشمند است. 

وي افزود: امام خمینی (ره) فرمودند که مستضعفین و محرومین جامعه، ولی نعمت ما هستند ما خواهان حرکت در مسیر حضرت امیر
المومنین (ع) که شهید راه عدالت بود هستیم و باید در این جهت تلاش کنیم. امیدوارم این اقدامات با سرعت و گستردگی بیشتري

 
ادامه پیدا کند و سنگ بناي این فعالیت ها به گونه اي باشد که در دولت هاي بعدي نیز ادامه یابد. 

جهانگیري ضمن قدردانی از نظام بانکی کشور در پرداخت تسهیلات به منظور ساخت و نوسازي بافت هاي فرسوده و تامین مسکن

 
محرومین اظهار امیدواري کرد نظام بانکی در تداوم این برنامه ها بیش از پیش همکاري کند. 

گفتنی است که در این جلسه که وزراي صنعت، معدن و تجارت، ارتباطات و فناوري اطلاعات، نیرو و معاون علمی و فناوري رییس
جمهور، رئیس سازمان برنامه و بودجه و معاون امور زنان ریاست جمهوري حضور داشتند، پورمحمدي معاون اقتصادي و هماهنگی
سازمان برنامه و بودجه گزارش مبسوطی از عملکرد هفت ماهه منابع و مصارف عمومی قانون بودجه و هدفمندي در سال 1399 و
برآورد منابع و مصارف عمومی در لایحه بودجه سال 1400 کل کشور و نیز جهت گیري هاي بودجه سال آینده بر اساس چند رویکرد

 
اقتصاد مقاومتی و جهش تولید ارائه کرد. 

همچنین تابش رییس بنیاد مسکن انقلاب اسلامی در گزارشی با اشاره به نحوه تامین مسکن محرومین و ایتام، نوسازي و مقاوم سازي



خانه ها در بافت هاي حاشیه اي شهر ها از ساخت 91940 واحد مسکونی در یک سال گذشته با استفاده از تسهیلات ارزان قیمت،
کمک بلاعوض سازمان برنامه و بودجه ارائه کرد.



پرداخت 502 هزار فقره وام ازدواج در 7 ماهه امسال

منبع: روزنامه جام جمشماره خبر:  36  |  تاریخ: 1399/08/26

مدیرکل اقتصادي بانک مرکزي گفت: تا پایان مهر امسال، 502 هزار و 400 فقره وام قرض الحسنه ازدواج به ارزش 26 هزار و
200 میلیارد تومان پرداخت شد.

به گزارش جام جم آنلاین از خبرگزاري صدا و سیما، سجاد
مهدي زاده، مدیرکل اقتصادي بانک مرکزي در نشست
معاون اول رئیس جمهور با مدیران ارشد شبکه بانکی گفت:
21 هزار میلیارد تومان تسهیلات یارانه اي و قرض الحسنه،

 
در ایام کرونا به 21 میلیون و 100 هزار خانوار اعطا شد. 

مهدي زاده افزود: تا 20 آبان، به 357 هزار و 400 واحد
کسب و کار با اشتغال 599 هزار و 800 نفر, 7 هزار و 430

 
میلیارد تومان تسهیلات پرداخت شد. 

وي اضافه کرد: کل تسهیلات پرداختی بانک ها سال گذشته 975 هزار میلیارد تومان بود که در 6 ماهه نخست امسال، حدود 700

 
هزار میلیارد تومان پرداخت شد که در مقایسه با 6 ماهه نخست سال گذشته، رشد 60 درصدي داشت. 

مهدي زاده گفت: بخش هاي کشاورزي 7 و 2 دهم درصد، صنعت و معدن 30 و 5 دهم درصد، مسکن 5 و 7 دهم درصد، بازرگانی 20

 
و 3 دهم درصد و خدمات 35 و یک دهم درصد، از تسهیلات پرداختی را به خود اختصاص دادند. 

وي افزود: براي خرید تضمینی گندم تا کنون 10 هزار و 400 میلیارد تومان و براي ذخیره سازي مرغ منجمد هزار و 300 میلیدرد
تومان پرداخت شد که در مجموع 11 هزار و 700 میلیارد تومان به بحث خرید تضمینی در بخش کشاورزي و وابسته به آن پرداخت

 
شد. 

مهدي زاده ادامه داد: در سال 98 تعداد 18 هزار و 300 واحد، 25 هزار و 400 میلیارد تومان از تسهیلات تامین مالی در نظرگرفته

 
شده براي بنگاه هاي کوچک و متوسط برخوردار شدند. 

 
وي گفت: تا پایان مهر امسال، 502 هزار و 400 فقره وام قرض الحسنه ازدواج به ارزش 26 هزار و 200 میلیارد تومان پرداخت شد. 

مهدي زاده افزود: در بخش اشتغال پایدار روستایی 12 هزار و 400 میلیارد تومان تسهیلات پرداخت کردیم که به اشتغال 258 هزار
نفر منجر شد.



اعطاي تسهیلات قرض الحسنه 21 هزار میلیارد تومانی، به خانوارها

منبع: کارگر آنلاینشماره خبر:  37  |  تاریخ: 1399/08/26

 
اعطاي تسهیلات قرض الحسنه 21 هزار میلیارد تومانی، به خانوارها 

مدیرکل اقتصادي بانک مرکزي گفت: 21 هزار میلیارد تومان تسهیلات یارانه اي و قرض الحسنه، در ایام کرونا به 21 میلیون و 100

 
هزار خانوار اعطا شد. 

کارگر آنلاین | سجاد مهدي زاده در نشست معاون اول رئیس جمهور با مدیران ارشد شبکه بانکی، افزود: تا 20 آبان, به 357 هزار و

 
400 واحد کسب و کار با اشتغال 599 هزار و 800 نفر, 7 هزار و 430 میلیارد تومان تسهیلات پرداخت شد. 

به نقل از صدا و سیما وي اضافه کرد: کل تسهیلات پرداختی بانک ها سال گذشته 975 هزار میلیارد تومان بود که در 6 ماهه نخست

 
امسال, حدود 700 هزار میلیارد تومان پرداخت شد که در مقایسه با 6 ماهه نخست سال گذشته, رشد 60 درصدي داشت. 

مهدي زاده گفت: بخش هاي کشاورزي 7 و 2 دهم درصد، صنعت و معدن 30 و 5 دهم درصد، مسکن 5 و 7 دهم درصد، بازرگانی 20

 
و 3 دهم درصد و خدمات 35 و یک دهم درصد, از تسهیلات پرداختی را به خود اختصاص دادند. 

وي افزود: براي خرید تصمین گندم, تا کنون 10 هزار و 400 میلیارد تومان و براي ذخیره سازي مرغ منجمد هزار و 300 میلیدرد
تومان پرداخت شد که در مجموع 11 هزار و 700 میلیارد تومان به بحث خرید تضمینی در بخش کشاورزي و وابسته به آن پرداخت

 
شد. 

مهدي زاده ادامه داد: در سال 98 تعداد 18 هزار و 300 واحد، 25 هزار و 400 میلیارد تومان از تسهیلات تامین مالی در نظرگرفته

 
شده براي بنگاه هاي کوچک و متوسط برخوردار شدند. 

وي گفت: تا پایان مهر امسال, 502 هزار 400 فقره وام قرض الحسنه ازدواج به ارزش 26 هزار و 200 میلیارد تومان پرداخت
شد.مهدي زاده افزود: در بخش اشتعال پایدار روستایی 12 هزار و 400 میلیارد تومان تسهیلات پرداخت کردیم که به اشتغال 258

هزار نفر منجر شد.



جهانگیري: عملکرد ما از حافظه مردم پاك نخواهد شد

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  38  |  تاریخ: 1399/08/26

به گزارش خبرگزاري فارس، به نقل از پایگاه اطلاع رسانی
ریاست جمهوري، اسحاق جهانگیري معاون اول رئیس
جمهور عصر امروز(دوشنبه) در جلسه با مدیران ارشد
شبکه بانکی و بررسی عملکرد برنامه هاي نظام بانکی در
سال جهش تولید، با اشاره به تأکید رهبر معظم انقلاب
مبنی بر ضرورت کمک به مسئولین دولت براي حل مسایل
کشور اظهار داشت: آیا شرایطی از این بدتر هم وجود دارد؟
برخی افراد که خیلی ادعا هم دارند فقط این جملات مقام

معظم رهبري را تکرار می کنند و تصور می کنند که دیگران متوجه عملکرد آنها نیستند. هر یک از ما در دوران مسئولیت هاي
مختلف خود کارنامه اي داریم و عملکرد ما از حافظه مردم پاك نخواهد شد. اگر می خواهیم مسایل کشور و مشکلات مردم را حل

 
کنیم جز از طریق تفاهم، انسجام و مشارکت ملی قابل انجام نیست. 

وي با اشاره به تحریم ها و اینکه عده اي می گویند کشور همواره از ابتداي انقلاب تحت تحریم ها بوده است، خاطرنشان کرد: درست
است که از ابتداي انقلاب اسلامی تحت فشار و تحریم بوده ایم اما تحریم ها با یکدیگر متفاوت هستند. تحریم هاي اخیر بسیار متفاوت
از تحریم هاي گذشته هستند و آمریکا و شخص ترامپ با تمام قدرت ایستادند تا اقتصاد ایران را دچار فروپاشی کنند و این فشارها تا

 
حدي بود که حتی کشورهاي دیگر نتوانستند به تعهدات خود در مقابل ایران عمل کنند. 

معاون اول رییس جمهور با یادآوري اینکه از اواخر سال گذشته شرایط جدیدي تحت عنوان ویروس کرونا، بر کشور تحمیل شد
تصریح کرد: بسیاري از کشورها که داراي اقتصاد بزرگی هستند، در مواجهه با بیماري کرونا به رشد منفی بالاي اقتصادي رسیدند و
این مشکل براي ایران نیز صادق بود و ویروس کرونا ما را نیز با مشکلات مختلف مواجه کرد که در وهله نخست سلامت مردم و سپس

 
مسایل اقتصادي و اجتماعی را به همراه داشت. 

جهانگیري گفت: متأسفانه در این شرایط عده اي سعی دارند همواره مردم را در فضایی تاریک قرار دهند و نسل جوان را نسبت به
آینده کشور و سرنوشت خود نگران کنند. در این شرایط ما به دو جهت مسئولیت داریم که فشارها را تحمل کنیم؛ از یک سو قبول
مسئولیت کرده ایم که کشور را از شرایط سخت عبور دهیم و از سوي دیگر ما به مردم و کشور علاقمند هستیم چرا که عده اي جان

 
خود را براي کشور داده اند و بهترین فرزندان این کشور براي حفاظت از این آب و خاك فدا شدند. 

معاون اول رییس جمهور با بیان اینکه ارزیابی اتفاقات اخیر و مواجهه کشور با پیچیدگی ها و فشارهاي متعدد نشان می دهد که
مسئولین اقتصادي کشور عملکرد خوبی داشته اند، خاطرنشان کرد: البته این به معناي عدم اشتباه نیست چرا که هر مسئول و مدیري
ممکن است بر اساس محاسبات و شرایط پیش رو دچار خطا و اشتباه شود که مهم این است که این اشتباهات از طریق نقد دلسوزانه



 
مطرح شود تا امکان اصلاح فراهم گردد. 

جهانگیري با تأکید بر اینکه باید حس دولت داري را در مردم تقویت کنیم گفت: یکی از بدترین اتفاقات در کشور تضعیف حس دولت

 
داري در مردم است و که باعث می شود مردم احساس کنند حاکمیت توان حمایت از آنها را ندارد. 

معاون اول رییس جمهور افزود: عده اي نیز در داخل کشور تلاش می کنند که به جامعه القا کنند دولت ضعیف است و تصور می
کنند که اگر دولت را ضعیف و ناکارآمد جلوه دهند، مردم نگاه مثبتی به آنها خواهند داشت اما در حقیقت مردم آنها را اصلاً به حساب

 
نمی آورند. 

جهانگیري در ادامه سخنان خود با تأکید بر ضرورت احیاء اعتماد مردم و تلاش در جهت مثبت شدن افکار عمومی نسبت به آینده
کشور اظهار داشت: ترامپ انسانی به معناي واقعی ظالم و زورگو است که تا آنجا که توانست به مردم ایران فشار وارد کرد و تحریم
هاي ظالمانه غیرانسانی به تعبیر خودشان جنگ اقتصادي بر ملت تحمیل کرد و سردار سلیمانی عزیز قهرمان ملی ما را به شهادت
رساند. وقتی چنین فردي در انتخابات ریاست جمهوري رأي نیاورد کاملاً طبیعی است که مردم ایران خوشحال شوند اما این به آن

 
معنی نیست که شخص جدیدي که روي کار آمده باید فردي ممتاز و ویژه تلقی شود. 

معاون اول رییس جمهور ادامه داد: وقتی افکار عمومی تصور می کند که ممکن است در شرایط جدید تحریم ها از میان برداشته شود،
نگاه جامعه نسبت به آینده کشور مثبت می شود اما متأسفانه عده اي از اینکه نظر مردم و افکار عمومی مثبت باشد ناراحت می شوند
و باورشان این است که این جریان ممکن است به نفع فلان گروه باشد. این افراد غافل هستند که مثبت شدن افکار عمومی جامعه به

 
نفع ملت ایران است. 

جهانگیري با تأکید بر اینکه باید براي حل مسایل کشور و مشکلات مردم متحد باشیم گفت: ایران کشوري ثروتمند است که از نیروي

 
انسانی قدرتمندي برخوردار است و با اتکا به این ظرفیت ها می تواند از پیچ هاي سخت عبور کرده و مسایل را پشت سر بگذارد. 

معاون اول رییس جمهور تصریح کرد: مهمترین موضوع این است که اجازه ندهیم از شرایط سختی که کشور و مردم در آن قرار دارند
براي تسویه حساب هاي سیاسی و جناحی استفاده شود، این ظلم به مردم است که در شرایطی که آنها گرفتار معیشت و مشکلات
متعدد هستند ببینند برخی از مسئولین به جاي همنوایی و همکاري براي حل مشکلات، به دنبال آن هستند که از این فرصت علیه

 
دیگري استفاده کند. 

جهانگیري در بخش دیگري از سخنان خود از اقتصاد مقاومتی به عنوان مجموعه سیاست هایی مدبرانه و اجماعی براي حل مسایل
کشور یاد کرد و گفت: جهش تولید و اقتصاد مقاومتی دو موضوع مهمی است که چه تحریم باشیم و چه تحریم نباشیم نباید از دستور

 
کار خارج شود. 

معاون اول رییس جمهور با قدردانی از عملکرد نظام بانکی براي کمک به اجراي طرح هاي اقتصاد مقاومتی که منجر به تحولاتی نظیر
خودکفایی در تولید گندم شد، از نظام بانکی خواست در تحقق جهش تولید نیز تمام تلاش خود را به کار گیرند چرا که جهش تولید

 
هم مطالبه مقام معظم رهبري و هم یک نیاز اساسی کشور است. 

جهانگیري همچنین با اشاره به اینکه پرداخت تسهیلات قرض الحسنه یک میلیون تومانی به تمام خانوارها بدون مراجعه افراد به بانک
یک شاهکار در نظام بانکی کشور بود، گفت: بر اساس گزار ش ها تأثیر این تسهیلات یک میلیون تومانی در زندگی مردم مثبت بوده



 
که امیدوارم دولت بتواند این گونه برنامه هاي حمایتی را استمرار بخشد. 

معاون اول رییس جمهور با قدردانی از بانک مرکزي در موضوع تأمین ارز افزود: بانک مرکزي مسئول تهیه ارز نیست اما با مدیریت
دقیق منابع ارزي، اقدامات بسیار خوبی در تأمین ارز مورد نیاز کالاهاي اساسی و مواد اولیه کارخانه ها انجام داد که انتظار داریم این

 
رویه با جدیت بیشتر دنبال شود. 

جهانگیري با تأکید بر اهمیت بخش خدمات در اقتصاد کشور اظهار داشت: بخش خدمات 50 درصد تولید ناخالص داخلی و 50 درصد
اشتغال کشور را بر عهده دارد و در گزارش مرتبط با اشتغال سه ماهه دوم سال جاري که اعلام شده بود یک میلیون و 200 هزار نفر
به دلیل شرایط کرونایی بیکار شده اند، میزان بیکاري در بخش صنعت 40 هزار نفر اما در بخش خدمات بیش از 800 هزار نفر بود که

 
لازم است براي حمایت از بخش خدمات طرحی ویژه تدوین شود. 

معاون اول رییس جمهور با اشاره به اینکه میزان سرمایه گذاري در کشور طی ده سال اخیر رشد منفی داشته و این موضوع براي
آینده کشور نگران کننده است، اظهار داشت: نظام بانکی می تواند براي حل این مشکل راهکار پیدا کند تا زمینه سرمایه گذاري در

 
کشور مهیا شود. 

جهانگیري اظهار داشت: شرایط اقتصادي کشور نیازمند آن است که نظام بانکی محکم پاي کار بایستد و تمام کسانی که شبکه بانکی
کشور را مورد نقد قرار می دهند، خود به خوبی می دانند که اقتصاد و معیشت مردم زمانی رونق پیدا خواهد کرد که نظام بانکی نقش

 
خود را به خوبی ایفا کند. 

وي در ادامه با اشاره به افتتاح طرح انتقال آب از خلیج فارس به سه استان کشور که اخیراً توسط رییس جمهور به بهره برداري رسید،
افزود: برخی بانک هاي عامل گلایه داشتند که با وجود مشارکت در تأمین مالی اجراي این طرح، نامی از آنها برده نشده است اما بر

 
اساس تجربه خود می گویم که بعید است طرح بزرگی در کشور اجرا شود بدون آنکه بانک ها در تأمین مالی آن نقش نداشته باشند. 

معاون اول رییس جمهور با تأکید بر اهمیت نقش شبکه بانکی کشور در پیشبرد برنامه هاي اقتصادي گفت: نبض اقتصاد کشور باید
همواره توسط مجموعه اي متشکل از مدیران اقتصادي کشور کنترل شود تا از اتفاقات بد پیشگیري و براي اقداماتی که باید انجام

 
شود، بسترسازي کنند که چنین مسئولیت مهمی بر عهده بانک مرکزي است. 

جهانگیري افزود: بانک مرکزي وظایف و مسئولیت هاي سنگینی بر عهده دارد که کنترل نقدینگی، کنترل تورم و مراقبت از رشد
اقتصادي از جمله این وظایف است و به طور کلی تمامی شاخص هاي اقتصادي به نوعی وابسته به عملکرد بانک مرکزي و نحوه نظارت

 
ها و حمایت هاي این بانک است. 

معاون اول رییس جمهور با اشاره به گزارش رییس کل بانک مرکزي مبنی بر اعطاي 700 هزار میلیارد تومان تسهیلات در شش ماهه
نخست سال خاطرنشان کرد: وقتی این عدد را در مقابل بودجه دولت قرار می دهیم متوجه می شویم که عددي بسیار بزرگ و تعیین

 
کننده اي در اقتصاد کشور است که می تواند اقتصاد کشور را به حرکت وادار کند. 

جهانگیري در ادامه با بیان اینکه اقتصاد ایران با برخی مشکلات و بیماري هاي مزمن روبرو است که طی سال ها انباشته شده و درمان
نشده است، افزود: همه علاقمند هستند که اتکاء اقتصاد کشور از منابع طبیعی برداشته شود اما در عمل هر گاه که درآمدهاي نفتی

 
کاهش پیدا کرده، اقتصاد کشور با مشکل مواجه شده است. 



معاون اول رییس جمهور دولتی بودن اقتصاد را از دیگر مسایل و مشکلات اقتصاد کشور برشمرد و اظهار داشت: متاسفانه در سالهاي
اخیر، اقتصاد کشور علاوه بر بیماري هاي مزمن ساختاري با تحریم هاي ظالمانه آمریکا و ویروس کرونا نیز مواجه شده است. حل
مسایل اقتصادي کشور همواره نیازمند تصمیمات جدي، شجاعانه و عالمانه بوده است تا بتواند اقتصاد را از این شرایط و مشکلات

 
مزمن خارج کند. 

جهانگیري در بخش پایانی سخنان خود با اشاره به ادغام بانک ها و موسسات اعتباري وابسته به نیروهاي مسلح در بانک سپه افزود:
این موضوع یک نیاز بود و نیروهاي مسلح نیز می خواستند از بانکداري خارج شوند. این ادغام یک مطالبه از سوي مقام معظم رهبري

 
نیز بود که پس از پیشنهاد رییس جمهور در سال 97 مورد موافقت ایشان قرار گرفت. 

وي خاطرنشان کرد: تا پیش از این اتفاق چنین تجربه اي در کشور وجود نداشت که پنج بانک و موسسه اعتباري در یک بانک ادغام
شود. هم ستاد کل نیروهاي مسلح و هم بانک مرکزي در این زمینه عملکرد بسیار خوبی داشتند که باید صمیمانه از همه آنها تشکر

 
کنیم. 

در این جلسه رییس کل بانک مرکزي نیز گزارشی از اقدامات انجام شده و برنامه هاي آتی بانک مرکزي براي پیشبرد اقتصاد کشور

 
ارائه کرد. 

مدیران عامل بانک هاي صادرات، اقتصاد نوین، سامان و ملی نیز به نمایندگی از سایر بانک هاي عامل به بیان دغدغه ها و نظرات خود

 
در این جلسه پرداختند. 

انتهاي پیام /



اعطاي تسهیلات قرض الحسنه 21 هزار میلیارد تومانی، به خانوارها

منبع: اقتصاد نیوزشماره خبر:  39  |  تاریخ: 1399/08/26

مدیرکل اقتصادي بانک مرکزي گفت: 21 هزار میلیارد تومان تسهیلات یارانه اي و قرض الحسنه، در ایام کرونا به 21 میلیون
و 100 هزار خانوار اعطا شد.

 
 

 
اعطاي تسهیلات قرض الحسنه 21 هزار میلیارد تومانی، به خانوارها 

اقتصاد نیوز : مدیرکل اقتصادي بانک مرکزي گفت: 21 هزار میلیارد تومان تسهیلات یارانه اي و قرض الحسنه، در ایام کرونا به 21

 
میلیون و 100 هزار خانوار اعطا شد. 

به گزارش اقتصاد نیوز به نقل از خبرآنلاین، سجاد مهدي زاده در نشست معاون اول رئیس جمهور با مدیران ارشد شبکه بانکی افزود:
تا 20 آبان, به 357 هزار و 400 واحد کسب و کار با اشتغال 599 هزار و 800 نفر, 7 هزار و 430 میلیارد تومان تسهیلات پرداخت

 
شد. 

وي اضافه کرد: کل تسهیلات پرداختی بانک ها سال گذشته 975 هزار میلیارد تومان بود که در 6 ماهه نخست امسال, حدود 700

 
هزار میلیارد تومان پرداخت شد که در مقایسه با 6 ماهه نخست سال گذشته, رشد 60 درصدي داشت. 

مهدي زاده گفت: بخش هاي کشاورزي 7 و 2 دهم درصد، صنعت و معدن 30 و 5 دهم درصد، مسکن 5 و 7 دهم درصد، بازرگانی 20

 
و 3 دهم درصد و خدمات 35 و یک دهم درصد, از تسهیلات پرداختی را به خود اختصاص دادند. 

وي افزود: براي خرید تصمین گندم, تا کنون 10 هزار و 400 میلیارد تومان و براي ذخیره سازي مرغ منجمد هزار و 300 میلیدرد
تومان پرداخت شد که در مجموع 11 هزار و 700 میلیارد تومان به بحث خرید تضمینی در بخش کشاورزي و وابسته به آن پرداخت

 
شد. 



 
 

مهدي زاده ادامه داد: در سال 98 تعداد 18 هزار و 300 واحد، 25 هزار و 400 میلیارد تومان از تسهیلات تامین مالی در نظرگرفته

 
شده براي بنگاه هاي کوچک و متوسط برخوردار شدند. 

وي گفت: تا پایان مهر امسال, 502 هزار 400 فقره وام قرض الحسنه ازدواج به ارزش 26 هزار و 200 میلیارد تومان پرداخت
شد.مهدي زاده افزود: در بخش اشتعال پایدار روستایی 12 هزار و 400 میلیارد تومان تسهیلات پرداخت کردیم که به اشتغال 258

هزار نفر منجر شد.



چه کسانی مستمري از کارافتادگی دریافت می کنند؟

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  40  |  تاریخ: 1399/08/26

درباره اینکه چه افرادي از کار افتاده محسوب می شوند و در چه شرایطی غرامت از کارافتادگی دریافت می کنند، بیشتر
بدانید.

به گزارش خبرنگار حوزه رفاه و تعاون گروه اجتماعی
باشگاه خبرنگاران جوان، مستمري از کار افتادگی یکی از
تعهدات سازمان تأمین اجتماعی به شمار می رود. بیمه
شدگانی که طبق نظر پزشک معالج غیرقابل علاج تشخیص
داده می شوند پس از انجام خدمات توانبخشی و اعلام
نتیجه توانبخشی یا اشتغال چنانچه طبق نظر کمیسیون

 
هاي پزشکی مذکور در ماده 91 این قانون توانایی خود را کلاً یا بعضاً از دست داده باشند به ترتیب زیر با آن ها رفتار خواهد شد: 

 
الف) هرگاه درجه کاهش قدرت کار بیمه شده 66 درصد و بیشتر باشد از کار افتادگی کلی شناخته می شود. 

ب) چنانچه میزان کاهش قدرت کار بیمه شده بین 33 تا 66 درصد و به علت حادثه ناشی از کار باشد از کار افتاده جزئی شناخته می

 
شود. 

ج) اگر درجه کاهش قدرت کار بیمه شده بین 10 تا 33 درصد بوده و موجب آن حادثه ناشی از کار باشد استحقاق دریافت غرامت

 
نقص مقطوع را خواهد داشت. 

بیمه شده اي که در اثر حادثه ناشی از کار یا بیماري حرفه اي، از کار افتاده کلی شناخته شود بدون در نظر گرفتن مدت پرداخت حق

 
بیمه، استحقاق دریافت مستمري از کار افتادگی کلیه ناشی از کار را دارا است. 

بیمه شده اي که ظرف 10 سال قبل از وقوع حادثه غیر ناشی از کار یا ابتلا به بیماري حداقل حق بیمه یک سال کار را که متضمن
حق بیمه 90 روز کار ظرف یک سال قبل از وقوع حادثه یا بیماري منجر به از کار افتادگی پرداخت کرده باشد، در صورت از کار

 
افتادگی کلیه حق استفاده از مستمري ازکارافتادگی کلی غیر ناشی از کار ماهانه را خواهد داشت. 

 
بیشتربخوانید 

 
- مزایاي کارگري چند روز به کارگر تعلق می گیرد؟ 

- رانندگان آژانس هاي مسافربري مشمول قانون کار هستند؟



ضرورت استعلام از اداره اوقاف در معاملات اراضی و مغازه ها

منبع: تابناكشماره خبر:  41  |  تاریخ: 1399/08/26

 
ضرورت استعلام از اداره اوقاف در معاملات اراضی و مغازه ها 

ابراهیم پور رئیس اوقاف خوي گفت : براي جلوگیري از مشکلات اداري مردم در معاملات خود وقفی یا غیر وقفی بودن اراضی و مغازه

 
ها را از اوقاف استعلام نمایند . 

 
به گزارش خبرنگار تابناك آذربایجان غربی از خوي 

ابراهیم پور رئیس اداره اوقاف و امور خیریه خوي درجمع خبرنگاران گفت : براي جلوگیري از تخلفات و مشکلات اداري و قضایی مردم

 
در معاملات خود وقفی یا غیروقفی بودن اراضی و مغازه ها را از اوقاف استعلام نمایند تا بعداز معامله دچار مشکل نشوند . 

وي در ادامه سخنان خود به انواع وقف اشاره کرد و گفت : موقوفات بر دو قسم است موقوفات متصرفه و موقوفات غیر متصرفه ،
موقوفات متصرفه موقوفات هستند که واقف براي مورد وقف متولی یا معرفی نکرده و یا متولی معرفی شده فوت نموده ات که در این

 
صورت سازمان اوقاف موظف است موقوفه مورد نظر را مدیریت کرده و به نیات واقف خیر اندیش عمل نماید . 

 
وي ادامه داد : موقوفات غیر متصرفه موقوفات هستند که واقف در وقف نامه براي اجراي نیات خود 

سلسله متولیان بصورت پشت سر هم معرفی می نماید که در این نوع موقوفات سازمان اوقاف بر حسن اجراي نیات واقف توسط

 
متولیان نظارت می کند . 

ابراهیم پور گفت : در شرع مقدس اسلام وقف 2 موضوع مهم دارد که باید درنظر گرفته شود یکی حفظ العین و دیگري تسبیل

 
المنفعه است . 

واقف نیک اندیشی که مثلا قطعه زمینی را وقف نماید ( متصرفه و یا غیر متصرفه ) سازمان اوقاف موظف است عین مال را حفظ
نموده و از منفعت موقوفه در مواردي که واقف تعیین نموده است مثل کودکان بی سرپرست ، دانش آموزان بی بضاعت ، زنان بیوه ،
ترویج فرهنگ عاشورایی هزینه نماید . که اگر واقف خیراندیش براي مصرف منفعت موقوفه قید مکان تعیین نماید اوقاف و یا متولی
حق مصرف منفعت در شهر دیگر را ندارند ولی اگر واقف در وقف نامه قید نماید که از منفعت موقوفه در هرکجاي جهان اسلام نیاز
باشد قابل هزینه است متولی یا سازمان اوقاف اختیار دارد که از منفعت آن موقوفه در مواردي مورد نیاز هزینه نماید البته با نظارت

 
واحدهاي نظارتی سازمان اوقاف. 

رئیس اوقاف خوي در باره وظایف اوقاف گفت : از جمله مهمترین وظایف سازمان اوقاف تحقق وقف ، تثبیت وقف و اجراي نیات امینانه
واقف نیک اندیش می باشد که اجراي درست و امینانه نیات واقف که باعث تسکین آلام درد نیازمندان در جامعه میشود تبدیل به یک

 
فرهنگ بسیار معنوي وقف میگردد و مردم را به انجام کار خداپسندانه وقف تشویق می کند . 

ابراهیم پور به تاثیر و نقش وقف در اقتصاد مقاومتی و جهش تولید اشاره کرد و گفت : واقف نیک اندیشی که در وقف نامه خود ابراز
می دارد که از منفعت زمین وقف شده براي ایتام ، دانش آموزان بی بضاعت و ترویج فرهنگ عاشورایی صرف شود . سازمان اوقاف با
تبدیل به احسن کردن آن قطعه زمین مثل احداث کارخانه هاي تولیدي ، ساخت مجتمع هاي مسکونی و غیره . . . گذشته از اینکه
عین مال موقوفه ( قطعه زمین ) حفظ شده و با احداث کارخانه تولیدي در جامعه اشتغال زایی میشود ، سازمان اوقاف منفعت زیادي

 
بدست آورده و نیات امینانه واقف را هرچه بهتر به مرحله اجرا در می آورد . 



رئیس اوقاف خوي تاکید کرد : مردم عزیز توجه فرمایند سازمان اوقاف در اجراي هرچه بهتر نیات واقفان نیک اندیش که موقوفات
ازجمله زمین ها و یا مغازه ها را که در اختیار اشخاص قرار میدهد عین موقوفه ( عرصه )در اختیار اوقاف است و به کسی فروخته نمی

 
شود بلکه اشخاص اعیان را تملک می کنند ودر قبال تملک اعیان سالانه به اوقاف حق الاجاره پرداخت می کنند . 

ابراهیم پور در ادامه از مردم خواست در معاملات خود وقفی و یا غیر واقعی بودن مغازه و یا زمین را از سازمان اوقاف استعلام نمایند تا

 
جلو تخلف بعضی سودجویان گرفته شود و با فروختن عرصه موقوفات به اشخاص ، خریداران را در آینده دچار مشکل قانونی ننمایند . 
رئیس اوقاف در قسمت دیگري از سخنان خود به مشکلات بوجود آمده توسط ویروس کرونا اشاره کرد و افزود : سازمان اوقاف خوي
در دوران کرونا از عواید امامزاده سید بهلول و آقا میر هادي مبلغ 300 میلیون تومان براي تهیه و توزیع بسته معیشتی ، ضدعفونی

 
مناطق شهري و توزیع ماسک هزینه نموده است . 

ابراهیم پور در مورد شرایط ثبت وقف جدید نیز گفت : وجود سند ششدانگ زمین یا مغازه بنام وقف کننده الزامی است و بعداز انجام
مشاوره توسط مشاوران سازمان با فرد براي مشخص شدن نیت واقف و بعداز طی مراحل قانونی وقف جدید ثبت می گردد



ایستادگی مردم مقابل تحریم هاي غیرقانونی، یک افتخار ملی است / اشتغال

جوانان تحصیل کرده گیلان با جدیت دنبال می شود

منبع: 8 دي خبرشماره خبر:  42  |  تاریخ: 1399/08/26

استاندار گیلان اولویت امروز را حفظ انسجام ملی و صیانت از سرمایه هاي اجتماعی دانست و با بیان اینکه ایستادگی مردم
مقابل تحریم هاي غیرقانونی، یک افتخار ملی است، گفت: نخبگان و گروه هاي مرجع با تقویت سرمایه هاي اجتماعی، زمینه

ساز تحکیم اعتماد ملی به مسئولان باشند. The post ایستادگی مردم مقابل تحریم ...

 
 https://www.8deynews.com پایگاه خبري تحلیلی 8دي نیوز

 
- رشت 1399/08/26 - 20:34 

 
- کد خبر:537146 

استاندار گیلان: ایستادگی مردم مقابل تحریم هاي غیرقانونی، یک افتخار ملی است / اشتغال جوانان تحصیل کرده گیلان با جدیت
دنبال می شود استاندار گیلان اولویت امروز را حفظ انسجام ملی و صیانت از سرمایه هاي اجتماعی دانست و با بیان اینکه ایستادگی
مردم مقابل تحریم هاي غیرقانونی، یک افتخار ملی است، گفت: نخبگان و گروه هاي مرجع با تقویت سرمایه هاي اجتماعی، زمینه ساز

تحکیم اعتماد ملی به مسئولان باشند. به گزارش 8دي،ارسلان زارع در دیدار با هیات رئیسه خانه احزاب استان، احزاب را از ساز و
کارهاي مقوّم مردم سالاري در کشور و داراي نقشی والا در جامعه و پیشرفت آن خواند و اظهار داشت: براي نیل به توسعه سیاسی و
اقتصادي، ایجاد احزاب قانونی و فعالیت مستمر آنها را لازم می دانم و بر این مبنا سلسله نشست هایی که برپا می شود؛ در راستاي هم

 
افزایی، هم فکري و هم اندیشی با نمایندگان احزاب و بهره گیري از نظرات آنان در تصمیم سازي و تصمیم گیري هاست. 

 وي وجود احزاب سیاسی در جامعه را یک نیاز ضروري براي دولت و نیز جامعه عنوان و خاطرنشان کرد: تفاهم و انسجام ملی و
اهتمام به حفاظت از سرمایه هاي اجتماعی، اولویت امروز ایران است و تأکید دارم همه جریانات سیاسی و مسئولان براي بهتر اداره

 
شدن کشور ، باید انسجام داشته باشند و به گونه اي عمل کنیم تا به عنوان نخبگان جامعه؛ زمینه ساز تقویت اعتماد عمومی باشیم. 

استاندار گیلان خاطرنشان کرد: بزرگترین سرمایه کشور، سرمایه اجتماعی و پشتیبانی مردمی از نظامی است که مفتخر به رأي مردم و
حمایت آنان است و تجربه هاي گذشته و نیز نمونه هاي مشابه اخیر نیز به روشنی نشان می دهند جایی که بهره مند از اعتماد ملی

 
بوده ایم؛ توانسته ایم بر چالش ها فائق آییم. 

 وي بیان کرد: در جریان تشدید تحریم هاي غیرقانونی دولتی مستکبر با رفتارهایی خلاف قواعد پذیرفته شده بین المللی، با پایمردي

 
و استقامت مردم ، از تنگناها گذر کردیم و امروز، به این افتخار ملی می بالیم. 

 نماینده عالی دولت در استان با یادآوري دشمنی هاي استکبار با نظام و مردم ایران اسلامی افزود: آنهایی که کوشیدند با تزریق یأس
و تیره نشان دادن آینده ایران عزیز، مردم را نسبت به افق هاي پیش رو ناامید سازند ؛ با رفتاري از سوي این ملت بزرگ مواجه شدند

 
که همه تهدیدها را به فرصت تبدیل کرد. 

 زارع ادامه داد: در جریان مدیریت کرونا نیز آشکارا بیان داشته ام که با همکاري مردم و تعامل آنان با دست اندر کاران مبارزه با



 
بیماري، می توانیم سیاست هاي مقابله اي با این ویروس منحوس را به درستی به مرحله اجرا بگذاریم. 

 وي اظهار داشت: آینده ایران ، ارتباط وثیقی با نقش آفرینی نهادهاي مدنی ، احزاب، نخبگان و همه بازیگران موثر در عرصه هاي
اجتماعی و سیاسی دارد؛ چشم اندازي که با بهره گیري درست و اصولی از ظرفیت هاي مادي و معنوي کشور، به طور قطع، امیدوارانه

 
و روشن است. 

 استاندار گیلان با اشاره به تجربه هاي متعدد ایران در دوران مختلف همچون جنگ و تحریم گفت: تجربه حوادث و رویدادهاي

 
گذشته نشان می دهد می توانیم با مدیریتی مطلوب و همراهی همه نخبگان، شرایط پیچیده و دشوار کنونی را نیز پشت سر بگذاریم. 

 وي شرط عبور از این شرایط را استفاده از آراي همه صاحبنظران خواند و گفت: در این ارتباط ؛ با آغوشی باز آماده شنیدن نظرات

 
آنان و به کار بستن این ایده ها هستم. 

زارع بیان کرد: نشاط ، تحرك و امید لازمه حرکت در مسیر توسعه است و در این راه نیازمند صف آرایی متناسب با مقتضیات روز

 
هستیم؛ جبهه کنونی ، تلاش و همت در عرصه اقتصادي و اهتمام به گشایش امور مردم و بهبود معیشت آنها را می طلبد. 

 وي از همه فعالان سیاسی، اثرگذاران اجتماعی و شخصیت ها خواست براي همراهی در مسیر مقابله با توطئه هاي دشمنان ، به

 
صحنه بیایند و با تقویت سرمایه هاي اجتماعی، زمینه ساز تحکیم اعتماد ملی به مسئولان باشند. 

 استاندار گیلان تبیین و تبلیغ کارآمدي نهادهاي رسمی را زمینه ساز باورمندي بیشتر مردم به توانایی غلبه بر دشواري ها دانست و

 
افزود: در چنین هنگامه اي؛ جامعه چشم انداز کشور را روشن می بیند. 

 زارع به شیوع ویروس کرونا در استان و اقدامات صورت گرفته در جهت مقابله و مهار آن اشاره کرد و افزود: گیلان از استان هاي
کانونی شیوع ویروس کرونا در کشور بود اما با تلاش هاي فعالان حوزه درمان، اقدامات اثربخشی انجام شد ضمن آنکه حمایت هاي

 
اعتباري دولت در مدت زمان کوتاهی، زیرساخت هاي درمانی استان را نیز به میزان قابل توجهی تکمیل کرد. 

 وي بکارگیري افراد بومی در مناصب مدیریتی را از اموري خواند که در استان با جدیت دنبال می شود و افزود: اشتغال جوانان نیز از
دغدغه هاي جدي است که به سبب بهره مندي گیلان از جوانان تحصیل کرده ، باید از ظرفیت شرکت هاي دانش بنیان در جهت

 
اشتغال پایدار آنان بیش از پیش بهره مند شد. 

استاندار گیلان خاطرنشان کرد: پروژه هاي نیمه تمام متعددي در استان وجود دارد که بسیاري از آن تا پایان سالجاري و یا بهار سال

 
آینده به بهره برداري می رسد از این رو با افتتاح این طرح ها زمینه اشتغال تعداد قابل توجهی از نیروهاي بومی استان فراهم می آید. 

زارع جلب مشارکت سیاسی و اجتماعی اقشار مختلف مردم را از اموري دانست که احزاب ، تشکل ها و نخبگان می توانند در تحقق آن

 
نقش آفرین باشند . 

 در این دیدار داراب مجد رئیس دوره اي خانه احزاب استان ، حجت الاسلام احمد محبی ، غلامخسین بخشی ، محمدابراهیم نصر ،
اسماعیل مویدي ، اسحاق راستی ، حسن ایزدي، امانی و سهیلا مدارایی به بیان موضوعاتی از جمله توسعه پایدار استان ، ظرفیت
جوانان در مسیر تعالی گیلان، اقتصاد، محیط زیست، لزوم اندیشه ورزي در مسیر تحقق توسعه ، تلاش بیشتر براي بهبود معیشت



 
مردم ، رسیدگی به مشکلات جامعه کارگري و نیز اهتمام فزون تر براي کنترل تورم در جامعه پرداختند. 

 
- احزاب 

 
- استاندار گیلان 

 
- تحریم هاي غیر قانونی 

 
لینک در حافظه کپی شد! 

 
 -

 
 -

 
 -

 
 -

- اخبار مرتبط ایجاد چهار هزار شغل با اجراي 98پروژه جهش تولید در گیلان پیش بینی می شود دفاع مقدس، تجلی عزت ملی
است/ برگزاري مراسم سالروز شهادت سردارجنگل با استفاده از ظرفیت رسانه ملی و فضاي مجازي ضرورت اقناع افکار عمومی براي
رعایت فزون تر توصیه هاي بهداشتی / شکست کرونا، نیازمند همکاري همگانی است برنامه هاي توسعه اي گیلان بر توانمندي هاي
داخلی استوار است/ فرصت باقیمانده از دولت را فصل جدیدي براي گره گشایی از امور مردم میدانم شخص استاندار بر انتصاب

 
فرماندار شفت تأکید داشت/ فرماندار نمی تواند شق القمر کند! 

 
نظرات 

 
- دیدگاه هاي ارسال شده توسط شما، پس از تائید توسط پایگاه خبري تحلیلی 8دي در وبسایت منتشر خواهد شد. 

 
- پیام هایی که حاوي تهمت یا افترا باشد، منتشر نخواهد شد. 

ارسال نظر



همسران مسئولان مخالف با حضور زنان، کجا مشغول اند؟

منبع: روزنامه اعتمادشماره خبر:  43  |  تاریخ: 1399/08/26

همسران مسئولان مخالف با حضور زنان، کجا مشغول اند؟
فریده اولادقبا در گفت وکویی بیان کرد: از هر دیدگاه و
جریانی که مانع حضور زنان هستند، سوال می کنم که آیا
همسران، خواهران و دختران آن ها مشغول به کار نیستند؟
اگر هم مشغول به کار هستند، باید در جایگاه یک

 
کارشناس پایه باقی بمانند؟ 

اعتمادآنلاین| اخیرا «مصوبه اولویت انتصاب زنان و جوانان در پست هاي مدیریتی» با راي دیوان عدالت اداري ابطال شده است. طبق
این مصوبه باید 30 درصد از جایگاه هاي مدیریتی به زنان و جوانان اختصاص داده می شد که متاسفانه زین پس اجرایی نخواهد شد.

 
در همین خصوص گفت وگویی با فریده اولادقبا، نماینده مجلس دهم داشته ایم که می خوانید. 

ظرفیت 30 درصدي جوانان و بانوان در پست هاي مدیریتی برداشته شده است. چرا باید بخشی از افراد کشور از حضور در این سِمت

 
ها محروم شوند؟ 

نیمی از جامعه ما را بانوان تشکیل می دهند. در دوره مجلس دهم، حدود 90 درصد از وزرا و معاونین رئیس جمهور به فراکسیون زنان
مجلس دعوت شدند و تفاهم نامه اي با این افراد در خصوص به کارگیري زنان توانمند، شایسته و با تجربه در حوزه مدیریت هاي

 
کلان، ارشد و حتی میانی طرح شد تا از زنانی که قابلیت هاي مذکور را دارند استفاده شود. 

امام فرمودند، زنان باید در مقدرات اصلی کشور شرکت کرده و حضور پیدا کنند. این زنان، همان زنانی هستند که در پیروزي انقلاب
اسلامی اثرگذار بودند یا در 8 سال دفاع مقدس، همسران و فرزندان خود را راهی جبهه ها می کردند. خود این زنان نیز در پشت
جبهه ها به کشور خدمت می کردند. اکنون نیز پس از گذشت این مصائب، زنان ما با اقتدار، انگیزه و توانمندي براي کمک به کشور به

 
عرصه هاي سازندگی کشور ورود پیدا کرده اند، زیرا کشور خود را دوست دارند. 

اینکه زنان با تجربه و توانمند ما در سِمت هاي کلیدي و مهم کشور قرار بگیرند، به نفع کشور و مردم است. کشور می تواند از
توانمندي زنان براي رشد، توسعه پایدار، پیشرفت و برخورداري کشور استفاده کند. چرا کشور باید خود را از خدمات زنان شایسته اي
که توان رفع مشکلات را دارند، محروم کند؟ در بسیاري از سازمان ها، وزارتخانه ها و نهادها ما زنانی را می بینیم که پا به پاي مردان
در ادارات کار می کنند، حضور موثر دارند و براي خود صاحب ایده، فکر و خلاقیت هستند. اگر شما در حوزه اقتصاد وارد شوید، می
بینید که زنان ما نوآوري و کارآفرینی دارند. باید به حضور زنان در جایگاه ها و مسئولیت هاي کلیدي کشور، ایمان و اعتقاد پیدا کنیم.
کسانی که مخالف حضور موثر زنان هستند، باید به این نکات توجه کنند. تحقیقی درباره عملکرد خانم ها در جایگاه هاي گوناگون اعم
از وزارتخانه ها، سازمان ها و نهادها انجام بشود تا ارزشیابی از بانوان میزان توانمندي زنان را مشخص کند. همه نهادها از بانوان به



لحاظ کیفیت خروجی کار، انضباط، دقت و مسئولیت پذیري ارزیابی کنند، تا مشخص بشود مدیران ارشد تا چه حد از عملکرد بانوان

 
رضایت دارند. 

باتوجه به اهمیت پیدا کردن حضور جوانان در جایگاه هاي مدیریتی و اجرایی کشور، ابطال مصوبه اولویت انتصاب زنان و جوانان چه

 
آسیب هایی را براي زنان به همراه خواهد داشت؟ 

مسأله جوانان نیز مانند موضوع زنان باید مورد بررسی قرار بگیرد. تا کی نباید به جوانان اعتماد کرد؟ جوانان در جایگاه هاي مدیریتی
قرار بگیرند و پیشکسوتان حوزه هاي مختلف نیز در کنار آنان و با راهنمایی جوانان، به اداره امور کمک کنند. موضوع این نیست که
مسئولان عزیز با تجربه کشور کنار گذاشته شود. تجربیات گرانقدر و ارزشمند پیشکسوتان در رشد و توسعه کشور موثر است. این افراد
به عنوان اتاق فکر در کنار جوانان حضور داشته باشند و براي اداره کشور تلاش کنند. به جوانان خود اعتماد کنیم. فرماندهان زمان
جنگ و شرایط سنی آنان را ببینید. بیشتر فرماندهان ما جوان بودند و با کمترین امکانات جنگیدند. به این وسیله ما یک وجب از

 
خاك کشور را نیز از دست ندادیم. این در همه ارگان هاي نظامی اعم از ارتش، سپاه و بسیج قابل مشاهده است. 

در همه عزیزانی که براي این کشور جنگیدند، موضوع جوان بودن قابل مشاهده است، زیرا امام به جوانان اعتماد کرد. باید در عرصه
هاي مدیریتی از سواد علمی، توانمندي و انگیزه جوانان براي پیشرفت کشور استفاده کنیم. باید بتوانیم با آموزش و مجال دادن به
جوانان، جانشین پروري کنیم. جوانان کشور خود را دوست دارند و براي توسعه آن تلاش می کنند، به آنها میدان بدهیم. اگر این
اتفاق رخ ندهد، این افراد هم مانند همان جوانانی می شوند که در رابطه با آن ها پدیده مهاجرت نخبگان را می بینیم که نتیجه آن

 
متوجه کشور است. 

اگر مجال حضور به نخبگان جوان ندهیم، شاهد رفتن آن ها به کشورهاي دیگر خواهیم بود که آسیبی جدي به حساب می آید.

افرادي وجود دارند که تحصیل کرده، توانمند، با انگیزه و علاقه مند به کشور و خدمت هستند اما فرصتی به آنان داده نمی شود.

امیدواریم که نگرش ها تغییر کند و کسانی که اعتقادي به جوانان و بانوان شایسته و توانمند ندارند، نگرش خود را تغییر بدهند.

 
نیازمند اعتماد به جوانان و بانوان هستیم تا ایده ها و خلاقیت هاي خود را براي رفع مشکلات به کار بگیرند. 

 
آیا قوانینی مانند رجل سیاسی مانع اصلی حضور بانوان است؟ 

قانون اساسی ما مشکلی ندارد اما مشکلات ایجاد شده ناشی از تفاسیر ارائه شده در خصوص این قانون است. سخنگوي شوراي نگهبان
گفتند که براي حضور زنان در انتخابات مشکلی وجود ندارد. شاید این موضوع از حیث تفسیر در شوراي نگهبان حل و فصل شده باشد
اما امیدوارم از ظرفیت هاي زنان براي پیشرفت، توسعه و آبادانی کشور استفاده شود. اعتماد و فرصت دادن، موضوعی است که باید

 
مورد توجه قرار بگیرد. 

ما شاهد افزایش مشکلات اقتصادي هستیم و همه بانوان، خصوصا زنان سرپرست خانوار، باید در این شرایط معاش خود را تامین کنند.

 
چه جریانی و به چه علت فضاي فعالیت را بر زنان تنگ کرده اند؟ 

از هر دیدگاه و جریانی که مانع حضور زنان هستند، سوال می کنم که آیا همسران، خواهران و دختران آن ها مشغول به کار نیستند؟
اگر هم مشغول به کار هستند، باید در جایگاه یک کارشناس پایه باقی بمانند؟ آیا این توانمندي را در بانوان نمی بینند که در کرسی

 
هاي تاثیرگذار حضور پیدا کنند؟ 



همه زنان، خواهر و همه جوانان فرزند مسئولینی هستند که این تصمیمات را اخذ کرده اند. چه تفاوتی میان بستگان جوان و خانم
شما با سایر مردم وجود دارد. نمی دانم چه جریانی مسئول ابطال مصوبه اولویت انتصاب زنان و جوانان بوده اند اما از آنان خواهش می
کنم که به زنان و جوانان اعتماد کنند. همین کسانی که به آن ها اعتماد نمی کنند، خواهران و فرزندان آنان هستند. ما در موضوع
شهداي سلامت، چه تعداد پزشک و پرستار خانم را از دست دادیم؟ این را به یقین می گویم که از لحاظ پاکدستی نیز، بیشتر خانم
هایی که در جایگاه هاي مختلف مشغول اند، به دلیل دقت در کار و اعتقادي که نسبت به ضوابط کاري خود دارند، بهتر از سایرین
حضور پیدا کرده اند. در دادگاه هاي مفاسد اقتصادي که می بینید، درصد اندکی از افراد خانم هستند و خانم ها در پاکدستی نیز

 
نمونه اند. 

منبع: آرمان ملی



کشاورزي که با کشت زعفران، اشتغال 60 مددجوي بهزیستی را فراهم کرد

منبع: داناشماره خبر:  44  |  تاریخ: 1399/08/26

آقاي حق شناس یکی از کشاورز هاي برخواري است که با کشت زعفران و تلاش هایی که انجام داده، اولین تالار خرید و
فروش زعفران استان اصفهان را در شهرستان برخوار راه اندازي کرده و باعث ایجاد شغل براي 60 نفر از مددجویان بهزیستی

شهرستان شده است.

 آقاي حق شناس یکی از کشاورز هاي برخواري است که با
کشت زعفران و تلاش هایی که انجام داده، اولین تالار خرید و فروش زعفران استان اصفهان را در شهرستان برخوار راه اندازي کرده و

 
باعث ایجاد شغل براي ي00 نفر از مددجویان بهزیستی شهرستان شده است. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا و به نقل از صاحب نیوز؛ در حال حاضر 40 هکتار از اراضی کشاورزي شهرستان زیر کشت
زعفران رفته است، اظهار کرد: 10 هکتار از آن در سال جاري کشت شده و از 30 هکتار گذشته، پیش بینی می شود بیش از 1ي00

 
کیلو گرم زعفران خشک برداشت شود. 

 
 

انتهاي پیام/



جهانگیري: مسایل کشور با سوزاندن فرصت ها قابل حل نیست

منبع: ایرناشماره خبر:  45  |  تاریخ: 1399/08/26

تهران- ایرنا- معاون اول رییس جمهوري با بیان اینکه رهبر معظم انقلاب بارها بر راهبرد عزت، حکمت و مصلحت براي
ارتباط و تعامل با کشورهاي دیگر تأکید کرده اند، گفت: اگر در چنین مقطعی از این راهبرد استفاده نکنیم پس چه زمانی

استفاده خواهیم کرد، مسایل کشور با سوزاندن فرصت ها قابل حل نیست.

تهران- ایرنا- معاون اول رییس جمهوري با بیان اینکه رهبر
معظم انقلاب بارها بر راهبرد عزت، حکمت و مصلحت براي
ارتباط و تعامل با کشورهاي دیگر تأکید کرده اند، گفت:
اگر در چنین مقطعی از این راهبرد استفاده نکنیم پس چه
زمانی استفاده خواهیم کرد، مسایل کشور با سوزاندن

 
فرصت ها قابل حل نیست. 

به گزارش دوشنبه شب پایگاه اطلاع رسانی معاون اول
رییس جمهوري، اسحاق جهانگیري عصر امروز (دوشنبه)
در جلسه با مدیران ارشد شبکه بانکی و بررسی عملکرد

برنامه هاي نظام بانکی در سال جهش تولید، با اشاره به تأکید رهبر معظم انقلاب مبنی بر ضرورت کمک به مسئولین دولت براي حل
مسایل کشور اظهار داشت: آیا شرایطی از این بدتر هم وجود دارد؟ برخی افراد که خیلی ادعا هم دارند فقط این جملات مقام معظم
رهبري را تکرار می کنند و تصور می کنند که دیگران متوجه عملکرد آنها نیستند. هر یک از ما در دوران مسئولیت هاي مختلف خود
کارنامه اي داریم و عملکرد ما از حافظه مردم پاك نخواهد شد. اگر می خواهیم مسایل کشور و مشکلات مردم را حل کنیم جز از

 
طریق تفاهم، انسجام و مشارکت ملی قابل انجام نیست. 

وي با اشاره به تحریم ها و اینکه عده اي می گویند کشور همواره از ابتداي انقلاب تحت تحریم ها بوده است، خاطرنشان کرد: درست
است که از ابتداي انقلاب اسلامی تحت فشار و تحریم بوده ایم اما تحریم ها با یکدیگر متفاوت هستند. تحریم هاي اخیر بسیار متفاوت
از تحریم هاي گذشته هستند و آمریکا و شخص ترامپ با تمام قدرت ایستادند تا اقتصاد ایران را دچار فروپاشی کنند و این فشارها تا

 
حدي بود که حتی کشورهاي دیگر نتوانستند به تعهدات خود در مقابل ایران عمل کنند. 

معاون اول رییس جمهوري با یادآوري اینکه از اواخر سال گذشته شرایط جدیدي تحت عنوان ویروس کرونا، بر کشور تحمیل شد
تصریح کرد: بسیاري از کشورها که داراي اقتصاد بزرگی هستند، در مواجهه با بیماري کرونا به رشد منفی بالاي اقتصادي رسیدند و
این مشکل براي ایران نیز صادق بود و ویروس کرونا ما را نیز با مشکلات مختلف مواجه کرد که در وهله نخست سلامت مردم و سپس

 
مسایل اقتصادي و اجتماعی را به همراه داشت. 

جهانگیري گفت: متأسفانه در این شرایط عده اي سعی دارند همواره مردم را در فضایی تاریک قرار دهند و نسل جوان را نسبت به
آینده کشور و سرنوشت خود نگران کنند. در این شرایط ما به دو جهت مسئولیت داریم که فشارها را تحمل کنیم؛ از یک سو قبول
مسئولیت کرده ایم که کشور را از شرایط سخت عبور دهیم و از سوي دیگر ما به مردم و کشور علاقمند هستیم چرا که عده اي جان

 
خود را براي کشور داده اند و بهترین فرزندان این کشور براي حفاظت از این آب و خاك فدا شدند. 

معاون اول رییس جمهوري با بیان اینکه ارزیابی اتفاقات اخیر و مواجهه کشور با پیچیدگی ها و فشارهاي متعدد نشان می دهد که



مسئولین اقتصادي کشور عملکرد خوبی داشته اند، خاطرنشان کرد: البته این به معناي عدم اشتباه نیست چرا که هر مسئول و مدیري
ممکن است بر اساس محاسبات و شرایط پیش رو دچار خطا و اشتباه شود که مهم این است که این اشتباهات از طریق نقد دلسوزانه

 
مطرح شود تا امکان اصلاح فراهم گردد. 

جهانگیري با تأکید بر اینکه باید حس دولت داري را در مردم تقویت کنیم گفت: یکی از بدترین اتفاقات در کشور تضعیف حس دولت

 
داري در مردم است و که باعث می شود مردم احساس کنند حاکمیت توان حمایت از آنها را ندارد. 

معاون اول رییس جمهوري افزود: عده اي نیز در داخل کشور تلاش می کنند که به جامعه القا کنند دولت ضعیف است و تصور می
کنند که اگر دولت را ضعیف و ناکارآمد جلوه دهند، مردم نگاه مثبتی به آنها خواهند داشت اما در حقیقت مردم آنها را اصلاً به حساب

 
نمی آورند. 

جهانگیري در ادامه سخنان خود با تأکید بر ضرورت احیاء اعتماد مردم و تلاش در جهت مثبت شدن افکار عمومی نسبت به آینده
کشور اظهار داشت: ترامپ انسانی به معناي واقعی ظالم و زورگو است که تا آنجا که توانست به مردم ایران فشار وارد کرد و تحریم
هاي ظالمانه غیرانسانی به تعبیر خودشان جنگ اقتصادي بر ملت تحمیل کرد و سردار سلیمانی عزیز قهرمان ملی ما را به شهادت
رساند. وقتی چنین فردي در انتخابات ریاست جمهوري رأي نیاورد کاملاً طبیعی است که مردم ایران خوشحال شوند اما این به آن

 
معنی نیست که شخص جدیدي که روي کار آمده باید فردي ممتاز و ویژه تلقی شود. 

معاون اول رییس جمهوري ادامه داد: وقتی افکار عمومی تصور می کند که ممکن است در شرایط جدید تحریم ها از میان برداشته
شود، نگاه جامعه نسبت به آینده کشور مثبت می شود اما متأسفانه عده اي از اینکه نظر مردم و افکار عمومی مثبت باشد ناراحت می
شوند و باورشان این است که این جریان ممکن است به نفع فلان گروه باشد. این افراد غافل هستند که مثبت شدن افکار عمومی

 
جامعه به نفع ملت ایران است. 

جهانگیري با تأکید بر اینکه باید براي حل مسایل کشور و مشکلات مردم متحد باشیم گفت: ایران کشوري ثروتمند است که از نیروي

 
انسانی قدرتمندي برخوردار است و با اتکا به این ظرفیت ها می تواند از پیچ هاي سخت عبور کرده و مسایل را پشت سر بگذارد. 

معاون اول رییس جمهوري تصریح کرد: مهمترین موضوع این است که اجازه ندهیم از شرایط سختی که کشور و مردم در آن قرار
دارند براي تسویه حساب هاي سیاسی و جناحی استفاده شود، این ظلم به مردم است که در شرایطی که آنها گرفتار معیشت و
مشکلات متعدد هستند ببینند برخی از مسئولین به جاي همنوایی و همکاري براي حل مشکلات، به دنبال آن هستند که از این

 
فرصت علیه دیگري استفاده کند. 

جهانگیري در بخش دیگري از سخنان خود از اقتصاد مقاومتی به عنوان مجموعه سیاست هایی مدبرانه و اجماعی براي حل مسایل
کشور یاد کرد و گفت: جهش تولید و اقتصاد مقاومتی دو موضوع مهمی است که چه تحریم باشیم و چه تحریم نباشیم نباید از دستور

 
کار خارج شود. 

معاون اول رییس جمهوري با قدردانی از عملکرد نظام بانکی براي کمک به اجراي طرح هاي اقتصاد مقاومتی که منجر به تحولاتی
نظیر خودکفایی در تولید گندم شد، از نظام بانکی خواست در تحقق جهش تولید نیز تمام تلاش خود را به کار گیرند چرا که جهش

 
تولید هم مطالبه مقام معظم رهبري و هم یک نیاز اساسی کشور است. 

جهانگیري همچنین با اشاره به اینکه پرداخت تسهیلات قرض الحسنه یک میلیون تومانی به تمام خانوارها بدون مراجعه افراد به بانک
یک شاهکار در نظام بانکی کشور بود، گفت: بر اساس گزار ش ها تأثیر این تسهیلات یک میلیون تومانی در زندگی مردم مثبت بوده

 
که امیدوارم دولت بتواند این گونه برنامه هاي حمایتی را استمرار بخشد. 

معاون اول رییس جمهوري با قدردانی از بانک مرکزي در موضوع تأمین ارز افزود: بانک مرکزي مسئول تهیه ارز نیست اما با مدیریت
دقیق منابع ارزي، اقدامات بسیار خوبی در تأمین ارز مورد نیاز کالاهاي اساسی و مواد اولیه کارخانه ها انجام داد که انتظار داریم این

 
رویه با جدیت بیشتر دنبال شود. 

جهانگیري با تأکید بر اهمیت بخش خدمات در اقتصاد کشور اظهار داشت: بخش خدمات 50 درصد تولید ناخالص داخلی و 50 درصد
اشتغال کشور را بر عهده دارد و در گزارش مرتبط با اشتغال سه ماهه دوم سال جاري که اعلام شده بود یک میلیون و 200 هزار نفر
به دلیل شرایط کرونایی بیکار شده اند، میزان بیکاري در بخش صنعت 40 هزار نفر اما در بخش خدمات بیش از 800 هزار نفر بود که



 
لازم است براي حمایت از بخش خدمات طرحی ویژه تدوین شود. 

معاون اول رییس جمهوري با اشاره به اینکه میزان سرمایه گذاري در کشور طی ده سال اخیر رشد منفی داشته و این موضوع براي
آینده کشور نگران کننده است، اظهار داشت: نظام بانکی می تواند براي حل این مشکل راهکار پیدا کند تا زمینه سرمایه گذاري در

 
کشور مهیا شود. 

جهانگیري اظهار داشت: شرایط اقتصادي کشور نیازمند آن است که نظام بانکی محکم پاي کار بایستد و تمام کسانی که شبکه بانکی
کشور را مورد نقد قرار می دهند، خود به خوبی می دانند که اقتصاد و معیشت مردم زمانی رونق پیدا خواهد کرد که نظام بانکی نقش

 
خود را به خوبی ایفا کند. 

وي جهانگیري در ادامه با اشاره به افتتاح طرح انتقال آب از خلیج فارس به سه استان کشور که اخیراً توسط رییس جمهور به بهره
برداري رسید، افزود: برخی بانک هاي عامل گلایه داشتند که با وجود مشارکت در تأمین مالی اجراي این طرح، نامی از آنها برده نشده
است اما بر اساس تجربه خود می گویم که بعید است طرح بزرگی در کشور اجرا شود بدون آنکه بانک ها در تأمین مالی آن نقش

 
نداشته باشند. 

معاون اول رییس جمهوري با تأکید بر اهمیت نقش شبکه بانکی کشور در پیشبرد برنامه هاي اقتصادي گفت: نبض اقتصاد کشور باید
همواره توسط مجموعه اي متشکل از مدیران اقتصادي کشور کنترل شود تا از اتفاقات بد پیشگیري و براي اقداماتی که باید انجام

 
شود، بسترسازي کنند که چنین مسئولیت مهمی بر عهده بانک مرکزي است. 

جهانگیري افزود: بانک مرکزي وظایف و مسئولیت هاي سنگینی بر عهده دارد که کنترل نقدینگی، کنترل تورم و مراقبت از رشد
اقتصادي از جمله این وظایف است و به طور کلی تمامی شاخص هاي اقتصادي به نوعی وابسته به عملکرد بانک مرکزي و نحوه نظارت

 
ها و حمایت هاي این بانک است. 

معاون اول رییس جمهوري با اشاره به گزارش رییس کل بانک مرکزي مبنی بر اعطاي 700 هزار میلیارد تومان تسهیلات در شش
ماهه نخست سال خاطرنشان کرد: وقتی این عدد را در مقابل بودجه دولت قرار می دهیم متوجه می شویم که عددي بسیار بزرگ و

 
تعیین کننده اي در اقتصاد کشور است که می تواند اقتصاد کشور را به حرکت وادار کند. 

جهانگیري در ادامه با بیان اینکه اقتصاد ایران با برخی مشکلات و بیماري هاي مزمن روبرو است که طی سال ها انباشته شده و درمان
نشده است، افزود: همه علاقمند هستند که اتکاء اقتصاد کشور از منابع طبیعی برداشته شود اما در عمل هر گاه که درآمدهاي نفتی

 
کاهش پیدا کرده، اقتصاد کشور با مشکل مواجه شده است. 

معاون اول رییس جمهوري دولتی بودن اقتصاد را از دیگر مسایل و مشکلات اقتصاد کشور برشمرد و اظهار داشت: متاسفانه در سالهاي
اخیر، اقتصاد کشور علاوه بر بیماري هاي مزمن ساختاري با تحریم هاي ظالمانه آمریکا و ویروس کرونا نیز مواجه شده است. حل
مسایل اقتصادي کشور همواره نیازمند تصمیمات جدي، شجاعانه و عالمانه بوده است تا بتواند اقتصاد را از این شرایط و مشکلات

 
مزمن خارج کند. 

جهانگیري در بخش پایانی سخنان خود با اشاره به ادغام بانک ها و موسسات اعتباري وابسته به نیروهاي مسلح در بانک سپه افزود:
این موضوع یک نیاز بود و نیروهاي مسلح نیز می خواستند از بانکداري خارج شوند. این ادغام یک مطالبه از سوي مقام معظم رهبري

 
نیز بود که پس از پیشنهاد رییس جمهور در سال 97 مورد موافقت ایشان قرار گرفت. 

وي خاطرنشان کرد: تا پیش از این اتفاق چنین تجربه اي در کشور وجود نداشت که پنج بانک و موسسه اعتباري در یک بانک ادغام
شود. هم ستاد کل نیروهاي مسلح و هم بانک مرکزي در این زمینه عملکرد بسیار خوبی داشتند که باید صمیمانه از همه آنها تشکر

 
کنیم. 

در این جلسه رییس کل بانک مرکزي نیز گزارشی از اقدامات انجام شده و برنامه هاي آتی بانک مرکزي براي پیشبرد اقتصاد کشور

 
ارائه کرد. 

مدیران عامل بانک هاي صادرات، اقتصاد نوین، سامان و ملی نیز به نمایندگی از سایر بانک هاي عامل به بیان دغدغه ها و نظرات خود

 
در این جلسه پرداختند. 



 
برچسب ها 

 
- اقتصاد مقاومتی 

 
- ستاد کل نیروهاي مسلح 

 
- اسحاق جهانگیري 

 
- خلیج فارس 

- ترامپ



برنامه اي در سطح یک رشته دانشگاهی/ "مسابقه میدون"، نمونه ظرفیت

صداوسیما براي تولیدات فاخر

منبع: داناشماره خبر:  46  |  تاریخ: 1399/08/26

برنامه "میدون" یکی از تولیدات زیباي این روزهاي تلویزیون است؛ اثر این برنامه در کارآفرین کردن و آموزش نکات اقتصادي
و کارآفرینی و راهنمایی مردم براي قدم برداشتن به سمت یک کسب و کار پرسود و منطقی دست کمی از یک رشته

دانشگاهی در این رابطه ندارد شاید بالاتر نیز باشد چرا که علاوه بر نظرات علمی، نظرات ...

 برنامه "میدون" یکی از تولیدات زیباي این روزهاي
تلویزیون است؛ اثر این برنامه در کارآفرین کردن و آموزش نکات اقتصادي و کارآفرینی و راهنمایی مردم براي قدم برداشتن به سمت
یک کسب و کار پرسود و منطقی دست کمی از یک رشته دانشگاهی در این رابطه ندارد شاید بالاتر نیز باشد چرا که علاوه بر نظرات
علمی، نظرات عملی و تجربی نیز آن هم از طرف افرادي که خود از بزرگان کسب و کار و کارآفرینی کشور بوده و به قول معروف در

 
کف بازار هستند بیان می شود. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا به نقل از صاحب نیوز، فارغ از انتقاداتی که خارج از دایره تعقل و انصاف هستند، انتقادات به حقّ
زیادي به سازمان صدا و سیما و عملکرد آن وجود دارد. با این حال عدالت حکم می کند به همان میزان که نواقص و اشکالات این

 
سازمان مورد بحث قرار می گیرد، نقاط قوت، موفقیت ها و تولیدات فاخرش نیز مطرح شود. 

طرح این نقاط قوت علاوه بر ایجاد انگیزه در بین تولیدکنندگان برنامه هاي تلویزیونی، شاخص هاي یک برنامه خوب را نیز پیش چشم
ایشان قرار داده و برنامه سازان و تصمیم گیران پخش این سازمان بهتر می توانند راجع به تولید برنامه ها تصمیم گیري، طراحی و

 
برنامه سازي کنند. 

یکی از انتقاداتی همواره به صدا و سیما می شده این بوده که زمان، انرژي و هزینه سازمان و آنتن تلویزیون بعضاً به برنامه هاي بی
محتوا و یا با محتواي ضعیف تعلق می گیرد که تنها جنبه سرگرمی و وقت گذرانی دارند در حالی که همین فرصت را می توان به
برنامه هاي فاخري مانند آن چه قرار است در این یادداشت معرفی شود، اختصاص داد تا علاوه بر سرگرمی، محتواي آموزشی و غیره
خوبی نیز در اختیار مخاطب قرار بگیرد و این گونه نباشد که تلویزیون وسیله اي شود براي غافل شدن مخاطب از زمان خود و ابزاري

 
براي تلف کردن اوقات بدون عذاب وجدان. 



برنامه اي که در آن یک نفر با شکلک درآوردن تلاش کند دیگران را به خنده وادار کند هرچند اوقات فراغت را پر می کند و موب
ایجاد فضاي نشاط می شود اما چه بهتر فضاي نشاط با برنامه اي به وجود بیاید که داراي محتواي غنی نیز باشد، کمی خلاقیت و

 
کمی دغدغه مندي چاره این مسأله است. 

 
 

در سال هاي اخیر مستند مسابقه اي بر روي آنتن رفته به نام «میدون» به تهیه کنندگی محمد حسین هاشمی گلپایگانی که به رفع

 
یکی از مهمترین مشکلات کشور یعنی بیکاري و درآمد کم پرداخته است. 

این مسابقه که رقابتی است بین کارآفرینان در معرفی ایده و کسب و کار خود سراسر مطالب آموزشی و تحلیل قوي است که مادامی

 
که بیننده پاي آن نشسته است می تواند از تجربیات عملی و علمی بزرگان کارآفرینی کشور بهره مند شود. 

در ابتدا ایده هایی به این مسابقه راه پیدا می کنند که عملی شده و تنها به شکل یک طرح و یک رؤیا وجود نداشته باشند و بالاتر از
آن نه تنها این ایده ها و طرح ها عملی شده اند بلکه باید به یک کسب و کار موفق تبدیل شده باشند تا اجازه راه یافتن به این برنامه
تلویزیونی در مقابل چشم میلیون ها بیننده را کسب کنند. تا یک وقت وقت و زمان بیننده با دیدن ایده هاي رؤیایی و غیرقابل امکان

 
و یا ایده هایی شکست خورده و ضعیف گرفته نشود. 

داوران انتخاب شده براي بررسی و تحلیل کسب و کارهایی که به میدان «مسابقه میدون» می آیند همگی از بین اعضاي هیئت علمی
دانشگاه ها و کارآفرینان برتر کشور انتخاب شده اند که حرف هاي نابی براي گفتن دارند، نه این که از بین سلبریتی ها و شخصیت
هاي شناخته شده اي مانند خوانندگان و بازیگران که خود را صاحب نظر در همه امور و همه تخصص ها می دانند ولی تنها تخصص

 
اکثر آن ها همان نقش بازي کردن در مقابل دوربین است، انتخاب شده باشند. 

 
 

بررسی هاي دقیق، ریز و موشکافانه، تحلیل هاي منطقی، نظرات تخصصی دلسوزانه، بررسی جامع همه ابعاد، رعایت عدالت، انصاف و
البته ادب منشی است که از داوران این مسابقه تاکنون دیده شده است. داورانی که خاك کارگاه خورده اند تا به بزرگانی در عرصه
تولید کشور بدل شده اند آن چنان با متانت، ادب و صبوري در برابر جوانان بعضاً تندخو رفتار می کنند و آن ها را راهنمایی می کنند
که تعجب آور می نماید اما بررسی زندگی نامه و مشی و منش داوران این مسابقه نشان می دهد اخلاق یکی از مهمترین فاکتورهاي

 
عوامل برنامه میدون در انتخاب داوران متخصص و کارآزموده بوده است و این داوران در زندگی شخصی خود نیز چنین هستند. 

 
این رفتار اخلاق-محور داوران میدون، خیلی در بین مسابقات تلویزیونی پرمخاطب صدا و سیما دیده نمی شود. 

در همه مراحل معرفی ایده و کسب و کار شرکت کنندگان در مسابقه و تحلیل و بررسی داوران، مخاطب در حال فراگیري نکات مهم
کارآفرینی و ایجاد کسب و کار منطقی است. داوران از هیچ کمک و راهنمایی دریغ نمی کنند و علاوه بر داوران با مستندسازي که
عوامل برنامه از کسب و کار شرکت کنندگان کرده اند کاملاً بیننده در فضاي هر یک از کسسب و کارها قرار گرفته و با مسائل و

 
مشکلات آن و نقاط ضعف و قوت آن آشنا می شود. 



به جرأت می توان گفت اثر این برنامه در کارآفرین کردن و آموزش نکات اقتصادي و کارآفرینی و راهنمایی مردم براي قدم برداشتن
به سمت یک کسب و کار پرسود و منطقی دست کمی از یک رشته دانشگاهی در این رابطه ندارد شاید بالاتر نیز باشد چرا که علاوه بر
نظرات علمی، نظرات عملی و تجربی نیز آن هم از طرف افرادي که خود از بزرگان کسب و کار و کارآفرینی کشور بوده و به قول

 
معروف در کف بازار هستند بیان می شود. 

تسلط داوران به رشته هاي مختلف و بازارهاي مختلف داخلی و خارجی موجب شده نظرات کاربردي تري در زمینه هر کسب و کار
ارائه شود. این مسأله بارها در طول مسابقه دیده می شود و داوران در برابر هر کسب و کاري یا با مطالعه و بررسی که انجام داده اند و
یا بر اساس تجربه اي که دارند آن چنان موضوع را باز کرده و سؤالات ریز و تخصصی متعهدانه اي پرسیده و پاسخ ها را بررسی می
کنند که گویی خود همه این راه ها را رفته و همه این مشاغل را از صفر تا صد از طرح و برنامه اولیه تا تولید و بازاریابی و عرضه و

 
تبلیغات و غیره را تجربه کرده اند. 

 
 

علیرضا نبی، علیرضا یونچی، مینا مهرنوش، امیرحسین اسدي و پرویز کرمی داوران فصل اول مسابقه و حمیدرضا موثقی نیا، علیرضا
یونچی، مینا مهرنوش، حجت االله عبدالملکی، امیر شکوهی نیا و حسین مصطفی زاده داوران فصل دوم این مسابقه که هم اکنون در
حال برگزاري است هستند و دستاوردهاي علمی و تخصصی و عملی هر یک آن قدر زیاد است که در قالب این یادداشت نمی گنجر و

 
با جستجوي هر یک از این نام ها می توان به آن ها پی برد. 

جایزه این مسابقه برخلاف سایر مسابقات به قول معروف پول یامفت نیست و این گونه نیست که با پاسخ دادن به چند سؤال یا شکلک
درآوردن و یا انجام یک حرکت ورزشی به شرکت کننده یکباره چندین میلیون تومان پول بدهند، آن هم پولی که از تماس هاي

 
تلفنی سایر متقاضیان شرکت در مسابقه به دست آمده است. 

این مسابقه سه نوع جایزه دارد. جایزه اول وام کم بهره اي است که مبلغ آن را خود برنده در زمان شرکت در مسابقه از قبل مشخص
کرده است و در صورت برنده شدن این وام به وي تعلق خواهد گرفت. جایزه دوم حضور همه این کسب و کارها در یک برنامه ویژه با
حضور عده اي از سرمایه گذاران دولتی و غیردولتی است که در آن به معرفی خود پرداخته و فرصتی براي جذب سرمایه گذار کسب

 
می کنند. جایزه نوع سوم، حمایت مالی داوران مسابقه از طرح هاي کسب و کار است که در چندین مورد مشاهده شده است. 

علاوه بر همه این جوایز، بهره مندي از نظرات جامع، تخصصی، موشکافانه، دلسوزانه و متعهدانه داوران مسابقه شاید مهمترین دستاورد

 
همه شرکت کنندگان از حضور در مسابقه میدون باشد. 

این برنامه هر هفته روزهایی سه شنبه و چهارشنبه ساعت 22:30 از شبکه سه سیما پخش می شود. تاکنون بیش از پنج هزار کسب و
کار از کسب و کارهاي دانش بنیان گرفته تا مشاغل تولیدي روستایی معمولی در این مسابقه ثبت نام کرده اند و اطلاعات تخصصی

 
بسیاري از آن ها در کنار دوره هاي متعدد آموزشی در سایت این برنامه موجود است. 

این یادداشت یک متن تبلیغاتی نیست، یک پیشنهاد دلسوزانه براي گسترش فرهنگ کارآفرینی و اشتغال زایی منطقی و راهی براي

 
آموزش و دریافتن ایده دست و پا کردن یک کسب و کار خوب است. 

 
احسان جدیدي 



انتهاي پیام/



آغاز هفته کارآفرینی با حضور دست اندرکاران کارآفرینی در سراسر کشور

منبع: بازار کارشماره خبر:  47  |  تاریخ: 1399/08/26

نخستین روز هفته جهانی کارآفرینی با عنوان «26 آبان ماه کارآفرینی و جهش تولید» با حضور دکتر عیسی منصوري معاون
کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی و رحیم سرهنگی به صورت وبینار آغاز شد.

نخستین روز هفته جهانی کارآفرینی با عنوان "26 آبان ماه کارآفرینی و جهش تولید" با حضور دکتر عیسی منصوري معاون

 
کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی و رحیم سرهنگی به صورت وبینار آغاز شد. 

به گزارش خبرنگار بازارکار مدیر کل دفتر توسعه کارآفرینی و بهره وري وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در نخستین روزبا تاکید بر

 
نقش کارآفرینان در تحولات جامعه و توسعه اشتغال و تولید، برنامه ها و اهداف این هفته را تشریح کرد. 

در نخستین روز هفته جهانی کارآفرینی (GEW) که یکی از بزرگترین رویدادهاي هماهنگ جهانی براي ترویج و توسعه کارآفرینی
است علاوه بر دکتر منصوري معاون و مهندس سرهنگی مدیرکل توسعه کارآفرینی وزارت تعاون کار و رفاه اجتماعی ده نفر از

 
کارآفرینان و مسئولان بخش هاي خصوصی و دولتی سخنرانی کردند. 

در این نشست مجازي مهندس سجاد سنجابی رئیس شوراي مرکزي کانون هاي کارآفرینی کشور، دکتر علاء الدین ازوجی مدیرکل
توسعه سیاست گذاري اشتغال، آقاي جانی درمیان رئیس کانون سراسري مراکز مشاوره و خدمات کارآفرینی، دکتر اصغر نبیل مدیر
کافه کارآفرینی هتل مشیرالممالک و کارآفرین برتر ملی استان یزد، مهندس هادي هزارخانی دبیر کانون کارآفرینی و کارآفرین برتر
استان یزد، دکتر مهدي حسین نژاد مدیرعامل صندوق ضمانت تعاون ، خانم دکتر مینایی پورمشاور وزیردر امور زنان و آموزش و
پرورش، دکتر علیرضا ظهیر امامی مدیر کافه کارآفرینی هتل بزرگ شیرازو مهندس احمد طاهري مدیر کافه کارآفرینی هپی لند و
مدیر مجموعه شرکت هاي هپی لند سخنرانی کرده و دیدگاه هاي خود را در زمینه فرصت ها و چالش هاي کارآفرینی در کشورمان با

 
مسئولان وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در میان گذاشتند. 

 
تاکید بر توانمندسازي کارآفرینان 

دکتر مهدي حسین نژاد مدیرعامل صندوق ضمانت تعاون در این نشست وبیناري بر توانمندسازي کارآفرینان تاکید کرد و گفت: در
زمینه توسعه کارآفرینی که می تواند توسعه اشتغال و تولید را به همراه داشته باشد توانمندسازي کارآفرینان در زمینه هاي مختلف

 
ضرورت دارد. 

مدیرعامل صندوق ضمانت تعاون ر این نشست خاطرنشان کرد: تلاش ما این است که مشکلات ضمانت براي شرکت هاي تعاونی و

 
شرکت هاي دانش بنیان برطرف شود. 

دکتر علاء الدین ازوجی مدیرکل توسعه سیاست گذاري اشتغال در سخنرانی خود با عنوان ""نگاهی به برونزایی کارآفرینی ؛ قواعد
بازي کسب و کار و اشتغال در ایران"" نیز به تحلیل و بررسی اکوسیستم کارآفرینی در کشورمان پرداخت و بر نقش آفرینی بیشتر

 
کارآفرینان در تولید و توسعه کسب و کارها بویژه عرصه فناوري و فناوري اطلاعات تاکید کرد. 

دکتر علاء الدین ازوجی با اشاره به اینکه سهم سرمایه گذاري مبتنی بر آي تی در اقتصاد کشورمان اندك است یادآور شد: این در
حالی است که برخلاف ایران در بسیاري از کشورها از جمله کشورهاي آسیاي جنوب شرقی سهم فناوري اطلاعات و ارتباطات بیشتر

 
است و اقتصاد آنها نیز نسبت به اقتصاد ما وضع بهتري دارد. 

 
تقویت و حمایت از اکوسیستم کارآفرینی در کشور 

دکتر سرهنگی در تشریح اهداف هفته جهانی کارآفرینی، گفت: یکی از مهمترین اهداف رویدادهاي این هفته، تقویت اکوسیستم
کارآفرینی کشور از طریق بالا بردن گرایش هاي کارآفرینانه در بین جامعه به ویژه جوانان است تا از طریق ترفیع جایگاه کارآفرینی،



 
مشوقی براي راه اندازي کسب و کار توسط عموم جامعه باشد. 

سرهنگی افزود: بدین منظور برنامه هایی را با مشارکت همه ذینفعان و با هدف تقویت همکاري بین کارآفرینان، سرمایه گذاران،
سیاستگذاران، محققان و نهادهاي پشتیبان کارآفرینی، در راستاي ایجاد و تقویت اکوسیستم هاي کارآفرینی اجرا می کند که به ایجاد

 
اشتغال، سرعت بخشیدن به نوآوري و رشد اقتصادي منجر می شود. 

سرهنگی تصریح کرد: مراسم گرامیداشت این هفته به صورت همزمان و هماهنگ در بیش از 180 کشور با مشارکت بیش از 20 هزار

 
نفر در قالب 40 هزار فعالیت و براي بالغ بر 10 میلیون نفر برگزار می شود. 

مدیر کل دفتر توسعه کارآفرینی و بهره وري وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، خاطرنشان کرد: وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی بنا
بر رسالت و ماموریت هاي محوله، هر سال در سطح استان هاي سراسر کشور نسبت به بزرگداشت این هفته از طریق برگزاري
رویدادهاي مختلف ترویجی نظیر کارگاه هاي آموزشی، جلسات گپ و گفت دوستانه با کارآفرینان و ارائه تجارب آنان، ارائه آموزش و

 
مشاوره رایگان کارآفرینی، پخش کلیپ ها، فیلم ها، کافه هاي کارآفرینی مجازي و… اقدام می کند. 

سرهنگی ادامه داد: تاکنون بیش از 12 نهاد مشارکت کننده شامل دانشگاه ها، سازمان هاي مردم نهاد و مؤسسات بخش خصوصی،
ادارات کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان هاي سراسر کشور بیش از 300 برنامه را براي اجرا در طی این هفته سازمان دهی کرده

 
اند. 

 
روز شمار هفته جهانی کارآفرینی در کشور 

وي با اشاره به ایام هفته کارآفرینی اظهار کرد: روزهاي این هفته شامل "26 آبان ماه کارآفرینی و جهش تولید"، "27 آبان ماه
کارآفرینی و کرونا"، "28آبان ماه، کارآفرینی زنان"، "29 آبان ماه، کارآفرینی و تعاون"، "30 آبان ماه، کارآفرینی دیجیتال"، "اول

 
آذرماه، کارآفرینی و جوانان و دانشجویان"، "دوم آذرماه، کارآفرینی و کودك و نوجوان" است. 

سرهنگی در ادامه توضیح داد: در سال جاري با درنظر گرفتن شرایط موجود و لزوم رعایت پروتکل هاي بهداشتی، برنامه ریزي هایی
لازم به عمل آمده تا بزرگداشت این هفته که از تاریخ 26 آبان تا 2 آذر ماه است، از طریق فضاي مجازي و به صورت غیرحضوري انجام

 
شود. 

وي ادامه داد: برنامه هاي مختلفی توسط دفتر توسعه کارآفرینی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی با مشارکت ادارات کل کشور برنامه
ریزي شده، که برخی از آن ها شامل رونمایی از سند توسعه کارآفرینی (پنج رکن اصلی و 17 برنامه تحول آفرین)، رونمایی از باشگاه
کارآفرینان نوجوان آنلاین، برگزاري بیش از 60 برنامه ملی آنلاین و 300 برنامه مختلف استانی آنلاین (وبینارهاي آموزشی مرتبط
نظیر کارآفرینی دیجیتال، صنایع خلاق، تشریح فرصت هاي کارآفرینی در مناطق مختلف گردشگري کشور، سینما کارآفرینی، دهکده
گیاهان دارویی، گپ و گفت با کارآفرینان برتر استانها و ارائه تجارب آن ها، کارگاههاي آموزشی در حوزه کارآفرینی) توسط هریک از

 
ادارات کل استان ها می شود. 

وي همچنین توضیح داد: تمامی هموطنان علاقه مند به عنوان مخاطبان وبینارهاي یاد شده، می توانند به صورت رایگان در بستر

 
فضاي مجازي از رویدادها استفاده کنند. 

مدیر کل دفتر توسعه کارآفرینی و بهره وري وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در خصوص چگونگی حضور در رویدادها و نشانی بستر
مجازي توضیح داد: اطلاع رسانی موضوع در صفحه رسمی دفتر توسعه کارآفرینی و همچنین روابط عمومی وزارت تعاون، کار و رفاه

اجتماعی در سطح ملی و استانی صورت می گیرد.



پرداخت 502 هزار فقره وام ازدواج در 7 ماهه امسال

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  48  |  تاریخ: 1399/08/26

به گزارش خبرگزاري فارس به نقل از صدا و سیما، سجاد
مهدي زاده مدیرکل اقتصادي بانک مرکزي در نشست
معاون اول رئیس جمهور با مدیران ارشد شبکه بانکی گفت:
21 هزار میلیارد تومان تسهیلات یارانه اي و قرض الحسنه،

 
در ایام کرونا به 21 میلیون و 100 هزار خانوار اعطا شد. 

مهدي زاده افزود: تا 20 آبان، به 357 هزار و 400 واحد
کسب و کار با اشتغال 599 هزار و 800 نفر, 7 هزار و 430

 
میلیارد تومان تسهیلات پرداخت شد. 

وي اضافه کرد: کل تسهیلات پرداختی بانک ها سال گذشته 975 هزار میلیارد تومان بود که در 6 ماهه نخست امسال, حدود 700

 
هزار میلیارد تومان پرداخت شد که در مقایسه با 6 ماهه نخست سال گذشته, رشد 60 درصدي داشت. 

مهدي زاده گفت: بخش هاي کشاورزي 7 و 2 دهم درصد، صنعت و معدن 30 و 5 دهم درصد، مسکن 5 و 7 دهم درصد، بازرگانی 20

 
و 3 دهم درصد و خدمات 35 و یک دهم درصد, از تسهیلات پرداختی را به خود اختصاص دادند. 

وي افزود: براي خرید تضمینی گندم تا کنون 10 هزار و 400 میلیارد تومان و براي ذخیره سازي مرغ منجمد هزار و 300 میلیدرد
تومان پرداخت شد که در مجموع 11 هزار و 700 میلیارد تومان به بحث خرید تضمینی در بخش کشاورزي و وابسته به آن پرداخت

 
شد. 

مهدي زاده ادامه داد: در سال 98 تعداد 18 هزار و 300 واحد، 25 هزار و 400 میلیارد تومان از تسهیلات تامین مالی در نظرگرفته

 
شده براي بنگاه هاي کوچک و متوسط برخوردار شدند. 

 
وي گفت: تا پایان مهر امسال، 502 هزار و 400 فقره وام قرض الحسنه ازدواج به ارزش 26 هزار و 200 میلیارد تومان پرداخت شد. 

مهدي زاده افزود: در بخش اشتعال پایدار روستایی 12 هزار و 400 میلیارد تومان تسهیلات پرداخت کردیم که به اشتغال 258 هزار
نفر منجر شد.



بی توجهی به پسماند در بودجه سالانه شهرداري اهواز

منبع: امید خوزستانشماره خبر:  49  |  تاریخ: 1399/08/26

امید خوزستان: فاضل عبیات روز دوشنبه در نشست کارگروه پسماند خوزستان در استانداري، بیان کرد:میزان اهمیت و
اولویت پسماند در نظر مدیران شهرداري اهواز را می توان از روي بودجه بندي دریافت، این در حالیست که پسماند به دلیل

اینکه تنها در زمان بحرانی شدن به چشم می آید، مورد توجه مدیران نیست و انتظار است ...

معاون هماهنگی امور عمرانی استانداري خوزستان با انتقاد
از بی توجهی به مساله پسماند در بودجه شهرداري اهواز،
گفت: ساماندهی سایت پسماند صفیره اهواز در بودجه سال
99 شهرداري این کلانشهر لحاظ نشده، در حالی که این

 
موضوع باید در بودجه سالانه مدنظر قرار گیرد. 

امید خوزستان: فاضل عبیات روز دوشنبه در نشست
کارگروه پسماند خوزستان در استانداري، بیان کرد:میزان
اهمیت و اولویت پسماند در نظر مدیران شهرداري اهواز را
می توان از روي بودجه بندي دریافت، این در حالیست که

پسماند به دلیل اینکه تنها در زمان بحرانی شدن به چشم می آید، مورد توجه مدیران نیست و انتظار است این مساله در سال هاي

 
بعد مدنظر قرار گیرد. 

وي اضافه کرد: ضروري است نشست تخصصی درباره سایت صفیره اهواز برگزار شود تا برنامه هاي میان مدت و بلندمدت بررسی و

 
چشم انداز این مکان مشخص شود. 

وي در ادامه با اشاره به نبود همخوانی گزارش ها درباره پسماندهاي عفونی مطب هاي اهواز گفت: در یک هفته آینده دستگاه هاي
مرتبط از جمله محیط زیست، شهرداري و علوم پزشکی باید در نشستی در فرمانداري اهواز نسبت به یکسان سازي گزارش ها اقدام

 
کنند. 

عبیات، همچنین آلودگی هوا در کلانشهر اهواز را مورد توجه بسیاري از شهروندان و مسئولان و رسانه ها در روزهاي گذشته دانست و

 
ادامه داد: مصوبات درباره تعهدات شهرداري اهواز در سایت پسماند (صفیره) باید پیگیري و اجرایی شود. 

وي افزود: اعتقادي به سهم بندي و اولویت بندي عوامل آلاینده هوا ندارم زیرا این مساله باعث فرافکنی برخی از مسئولان که تصور

 
می کنند سهم کمتري در آلودگی هوا دارند، شده است. 

وي اضافه کرد: بر اساس قانون مرجع تعیین آلودگی و سهم آلایندگی، سازمان حفاظت محیط زیست است و هیچکدام از دستگاه هاي

 
آلوده کننده هوا حق توجیه و یا انکار نقش خود در آلودگی هوا را ندارند. 

با متخلفان مسامحه نکنید 



معاون استاندار خوزستان همچنین خواستار برخورد قاطع با مراکز بهداشتی درمانی متخلف در زمینه پسماندهاي عفونی شد و گفت:

 
هیچ عذر و بهانه اي قابل قبول نیست و با توجه به اهمیت سلامتی مردم هیچ مسامحه اي نباید با متخلفان بشود. 

وي با اشاره به اهمیت بی خطرسازي پسماندهاي عفونی و تمرکز قواي سه گانه بر این مساله، بیان کرد:تمام دستگاه ها در این زمینه

 
مسوول هستند و باید از ظرفیت قانونی خود استفاده کنند، در غیراینصورت دستگاه ها مرتکب تخلف شده  و باید با آنها برخورد شود. 

عبیات، درباره مشکل محل دفن پسماند در ایذه نیز گفت: این مساله با وجود حساسیت بالا، پس از مطرح شدن در چند نشست

 
این کارگروه، هنوز حل نشده است. 

وي با تاکید بر رفع دغدغه مردم روستاي راسفند در نزدیکی محل دفن پسماندهاي ایذه، افزود: بر اساس گزارش نمایندگان
استانداري، خواسته هاي مردم این روستا شامل نبود آلودگی خودروهاي حمل پسماند شهرداري ایذه، ارایه برخی خدمات به روستا و

 
اشتغال تعدادي از جوانان روستا بوده که این مطالبات باید مدنظر مسوولان قرار گیرد. 

عبیات تاکید کرد: مساله پسماند در شهر ایذه تا 2 هفته آینده در نشستی با حضور همه دستگاه هاي مرتبط و مردم حل و فصل

 
خواهد شد. 

وي درباره حساسیت  ایجاد شده در خرمشهر نسبت به انتقال پسماندهاي آبادان به مدفن پسماندهاي خرمشهر، گفت: طرح ادغام

 
مدفن پسماند خرمشهر و آبادان بر اساس مطالعاتی انجام شده اما این مساله باید براي مردم تبیین شود. 

 
عبیات ادامه داد:مشکلات پسماند خرمشهر و آبادان نیز در 10 روز آینده در نشستی به همین منظور بررسی و برطرف خواهد شد. 

وي دلیل مخالفت  اجتماعی با جانمایی محل دفن زباله به ویژه در روستاي راسفند ایذه و خرمشهر را ذهنیت منفی و تدافعی نسبت
به پسماند بیان کرد و افزود: برخورد چالشی با مساله پسماند به دلیل نبود آگاهی عمومی نسبت به پسماند به عنوان منبع درآمد و

 
سرمایه، و نیز به دلیل نبود تضمین نسبت به وعده هاي مسوولان محلی است. 

 
در انتظار تکثیر سلول هاي زباله 

مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند شهرداري اهواز نیز در این نشست از راه اندازي کارخانه پردازش پسماند تا یک ماه آینده خبر داد و

 
گفت: سومین سلول دفن زباله در سایت پسماندهاي اهواز تا اسفند امسال به بهره برداري می رسد. 

رضا علیجانی افزود: سلول سوم سایت صفیره هم اکنون 15 درصد پیشرفت فیزیکی داشته و ساخت آن به دلایل مالی تاکنون متوقف

 
مانده بود، اما با اخذ وام از بانک شهر، این مساله حل شده است. 

وي اضافه کرد: احداث سلول دوم سایت پسماندهاي اهواز از زمان شهردار و شوراي گذشته، به دلیل مسایل حقوقی و قضایی به مدت
پنج سال متوقف بود که با پیگیري انجام شده در 10 روز آینده عملیات اجرایی آن دوباره آغاز می شود و این سلول نیز تا اردیبهشت

 
آینده به اتمام می رسد. 



 
به گفته وي، تا زمان اتمام کار سلول جدید، زباله ها به روش پوشش خاك، دفن می شوند. 

علیجانی ادامه داد: سایت پسماند صفیره در پنج سال گذشته تقریبا رها، و به درستی مدیریت نشده بود اما اکنون براي تغییر وضعیت

 
آن از جمله تکمیل سلول ها، صنایع تبدیلی، کمپوست و تفکیک زباله برنامه ریزي شده است. 

وي بیان کرد: سایت پسماند شهرداري اهواز (صفیره) 125 هکتار مساحت دارد که در دوره هاي قبلی آن را از بین برده اند و ما چاره

 
اي جز احیاي مجدد این سایت نداریم، زیرا امکان فراهم ساختن سایت دیگري براي پسماند وجود ندارد. 

وي حجم زباله هاي اهواز را 800 تن در روز بیان کرد و گفت: با مدیریت دفن پسماند، هر کدام از سلول ها تا سه سال عمر خواهند

 
داشت. 

علیجانی افزود: کارخانه پردازش پسماند در این سایت نیز حدود هشت ماه تعطیل بوده که اکنون در حال تعمیر است و مزایده

 
واگذاري آن به پیمانکار آن نیز برگزار شده و تا یک ماه آینده راه اندازي مجدد می شود. 

وي با اشاره به مشکل زباله سوزي در سایت صفیره توسط زباله گردها، اضافه کرد: 16 نفر از مامورانخدمات شهري و هشت نفر از

 
ماموران انتظامی از سه روز پیش در این محل مستقر شده و کار حراست را برعهده گرفته اند. 

علیجانی افزود: مساله پسماند به طور کلی اولویت شهرداري ها نیست و انتظار داریم براي اجرایی شدن مراحل بعدي در ساماندهی

 
پسماندهاي اهواز به شهرداري کمک شود. 

وي همچنین درباره مدفن قدیمی زباله هاي اهواز در نزدیکی روستاي برومی، گفت: دوده هاي ناشی از دفن پسماند در سال هاي
گذشته، در سطح گسترده منطقه را فرا می گیرد که شب ها میزان آن بیشتر می شود؛ با شرکت نفت که مالکیت زمین را در اختیار

 
دارد براي واگذاري ماشین آلات مذاکراتی شده اما هنوز اجرایی نشده است. 

بر اساس این گزارش، مدیرکل حفاظت محیط زیست خوزستان 14 آبان جاري در کارگروه شرایط اضطرار آلودگی هواي خوزستان،
آتش سوزي در سایت پسماند شهرداري اهواز در نزدیکی روستاي صفیره (بخش غیزانیه) را از دیگر عوامل اصلی آلودگی هوا بیان کرد
و گفت: این مساله در بازدیدها و گزارش ها و اعتراض مردم مسجل شده، به گفته وي، چند ماه پیش نشستی تشکیل و مقرر شد
شهرداري اهواز نیروي حراست و آتش نشانی در سایت صفیره مستقر کند و ساخت سلول هاي جدید براي دفن را آغاز کند اما

 
هیچکدام از این تعهدات عملی نشده است. 

همچنین سایت پسماند شهرداري اهواز در شرق این کلانشهر در بخش غیزانیه قرار دارد که از سال 91 به دلیل دفن غیراصولی زباله

 
با آتش سوزي مستمر روبه روست. 

 
 -
-



مرور تذکرات رهبر انقلاب درباره کنترل نقدینگی/ 45درصد نقدینگی کشور

در دوره همتی ایجاد شده است +نمودار

منبع: مشرقشماره خبر:  50  |  تاریخ: 1399/08/26

 
- اقتصاد 

مشرق گزارش می دهد/ مرور تذکرات رهبر انقلاب درباره کنترل نقدینگی/ 45درصد نقدینگی کشور در دوره همتی ایجاد شده است

 
+نمودار 

 در دوران ریاست عبدالناصر همتی بر بانک مرکزي، 1293هزار میلیارد

 
تومان نقدینگی جدید ایجاد شده است که بدون تردید یکی از فاجعه بارترین عملکردها در تاریخ اقتصاد کشور بوده است. 

سرویس اقتصاد مشرق- از ابتداي شروع به کار عبدالناصر همتی به عنوان رئیس کل بانک مرکزي در اوایل مردادماه سال 1397 تا

 
پایان شهریور امسال یعنی طی 25 ماه، 1293هزار میلیارد تومان نقدینگی جدیددر اقتصاد کشور ایجاد شده است. 

در پایان تیرماه سال 1397 حجم نقدینگی در کشور 1602 هزار میلیارد تومان بود که در پایان شهریور امسال به 2895هزار میلیارد

 
تومان افزایش یافته است. همتی از اوایل مردادماه سال 1397 به ریاست بانک مرکزي منصوب شد. 

 
بیشتر بخوانید: 

 
بررسی کارنامه 2 ساله رئیس کل بانک مرکزي/ همتی در کدام شاخص ها عملکرد مثبت داشته است؟ +نمودار 

به عبارت دیگر 45درصد نقدینگی تاریخ کشور در دوره ریاست همتی در بانک مرکزي ایجاد شده است. از این رو، دوران ریاست همتی

 
بر بانک مرکزي را از لحاظ مدیریت نقدینگی باید بدون هیچ تردیدي فاجعه بارترین دوران تاریخ اقتصاد کشور دانست. 

رشد بی رویه نقدینگی عامل اصلی ایجاد تورم در کشور، اختلال در بازارهاي ارز، طلا، مسکن، خودرو و کاهش قدرت خرید مردم

 
است. 



 
 

 
مرور تذکرات رهبر انقلاب درباره کنترل نقدینگی در دوران ریاست همتی 

افزایش بی سابقه نقدینگی در دو سال اخیر و در دوره مدیریت همتی در بانک مرکزي در حالی رخ داده که رهبر معظم انقلاب
اسلامی در این مدت چند بار درباره ضرورت کنترل نقدینگی تذکر داده بودند که این تذکرات در دوران ریاست همتی بر بانک مرکزي

 
بوده اما متاسفانه همتی برخلاف تذکرات رهبر انقلاب، بر تنور نقدینگی به طرز بی سابقه اي دمیده است. 

«این مسئله ي هدایت نقدینگی را من یک بار دیگر هم در مرکز عمومی گفتم، خصوصی هم به مسئولین مکرّر گفته شده که ما این
نقدینگی موجود را به سمت تولید هدایت کنیم. البتّه من در سال 97 در همین جلسه ي هیئت دولت و هفته ي دولت گفتم که یک
هیئت شبانه روزي متخصّص معیّن بکنید که بنشینند روشهاي مدیریّت نقدینگی را جستجو (کنند)؛ این نقدینگی موجود باید
مدیریّت بشود و هدایت بشود به سمت تولید که این کار آسانی نیست، کار مشکلی است، روشهاي ویژه اي لازم دارد؛ من گفتم یک
هیئتی بنشینند و این کار را انجام بدهند. من نمیدانم این هیئت تشکیل شده یا نشده؛ به هر حال اگر نشده، باز هم زمان باقی است و

 
ان َشاءاالله این کار انجام بگیرد تا اینکه نقدینگی موجود سرازیر بشود به سمت قسمت واقعی اقتصاد و به تولید برسد.» 

 
بیانات در ارتباط تصویري با جلسه هیئت دولت 

 
2 شهریور 1399 

« یک مسئله ي دیگر هم که جزو مسائل لازم است و آن را هم باز اهل فن و کارشناس هاي ذي ربط میگویند که ممکن است، مسئله
ي هدایت نقدینگی به تولید است. من البتّه دو سال قبل از این در نماز عید فطر این را گفتم که نقدینگی براي اقتصاد کشور یک
خطر بزرگی است، امّا همین خطر را میشود تبدیل کرد به سود؛ اگر بتوانیم با تدبیرِ درست این نقدینگی را به سمت تولید هدایت
بکنیم، نه فقط دیگر ضرر ندارد، بلکه سودمند هم خواهد بود. کارشناس ها به ما میگویند که این کار ممکن است، میتوان این کار را

 
کرد؛ برنامه ریزي لازم دارد، دنبال گیري لازم دارد که ان شاءاالله بایستی انجام بگیرد.» 

 
بیانات در سخنرانی تلویزیونی به مناسبت عید قربان 

 
10 مرداد 1399 



«این نقدینگی اي که مرتّب گله میکنند و شِکوه میکنند که نقدینگی زیاد شده -و درست هم هست و البتّه نقدینگی اگر مورد توجّه
قرار نگیرد ضربه خواهد زد- اگر یک مدیریّت خوبی انجام بگیرد و همین نقدینگی تبدیل بشود به سرمایه گذاري، کشور را شکوفا

 
خواهد کرد، اقتصاد را بالا خواهد برد. بنابراین ظرفیّت کاملاً در کشور وجود دارد.» 

 
بیانات در اجتماع زائران و مجاوران حرم مطهر رضوي 

 
اول فروردین 1398 

براي حل برخی مسائل کلیديِ اقتصاد مانند مشکلات نظام بانکی، نقدینگی، اشتغال، تورم و فرایند بودجه ریزي باید تصمیم هاي

 
جدي و عملیاتی بگیرید. 

 
جلسه سران قوا در حضور رهبر انقلاب درباره مسائل اقتصادي کشور 

 
19 مهر 1397 

«یک مسئله ي مهمّ دیگر در زمینه ي اقتصاد... مسئله ي مدیریّت نقدینگی کشور (است) که حالا آقاي رئیس جمهور اشاره کردند به
لا اینکه ما اجازه دادیم که نقدینگی افزایش پیدا کند، از اوّل خطا بوده؛ نباید میگذاشتیم؛ از اوّل باید ما جلوي افزایش نقدینگی. او
نقدینگی را میگرفتیم؛ حالا هم اینکه نقدینگی رها بماند که به هر طرفی حمله کند ویرانی به وجود بیاورد، این هم باز یک خطاي
دیگر است؛ نقدینگی باید مدیریّت بشود. اینکه ما این جوري فرض کنیم که «نه، کاري اش نمیشود کرد نقدینگی را»، نه، این جوري
نیست؛ نقدینگی را میشود کنترل کرد، میشود مدیریّت کرد؛ البتّه احتیاج دارد به یک مجموعه ي تمام وقت فعّال؛ یک مجموعه ي
تمام وقت. چندي پیش نمایندگان مجلس از رئیس جمهور محترم درخواست کرده بودند که که یک تیم اقتصادي فعّال (تعیین
بشود)؛ خیلی خوب، یک تیمی زیر نظر همین مجموعه اي که الان دارید هم میخواهید بگذارید -بحث تغییر و تبدیل و مانند اینها را
بنده هیچ وقت مطرح نمیکنم و نکرده ام- بالاخره یک مجموعه ي فعّال شبانه روزي از عناصري که اهل کار جهادي باشند، یعنی واقعاً
بخواهند کار بکنند، شب و روز نشناسند، اهل ابتکار و مانند اینها هم باشند، دنبال این قضیّه بگذارید و بگویید نقدینگی را مدیریّت

 
کنند؛ میتوانید این کار را بکنید.» 

 
بیانات در دیدار رئیس جمهور و اعضاي هیئت دولت 

 
7 شهریور 1397 

« این نقدینگی زیاد، این نقدینگی که امروز وجود دارد، خطر بزرگی است، این را اقتصاددان ها بهتر از ما میدانند که این، هر طرف رو
کند ویرانگر است؛ خب می آید یک وقت طرف سکّه، می آید طرف ارز -(مثل) همینی که اتّفاق می افتد و شما می بینید- یک وقت
میرود طرف مسکن یک جور دیگر میشود. نباید بگذارید، باید این مدیریّت بشود؛ یعنی رها نمیشود گذاشت نقدینگی را. نمیشود گفت

 
که حالا این اضافه شده و هیچ کاري اش نمیشود کرد؛ نه نخیر، این را میشود کنترل کرد، میشود مهار کرد و این باید مهار بشود.» 

 
بیانات در دیدار رئیس جمهور و اعضاي هیئت دولت 



 
7 شهریور 1397 

«من آخرین بار در یک معرض عمومی در روز عید فطر، در نماز، این را خطاب به مسئولین گفتم؛ نقدینگیِ عظیمی در کشور به وجود
آمده که این هم ناشی از اشتباهات است؛ خود این یکی از سیاست هاي اشتباه است که نتیجه اش این شده است که نقدینگی در
کشور افزایش پیدا کند که مشکلات فراوانی را به وجود آورده؛ من گفتم اگر مسئولین کشور بتوانند بنشینند راه هایی پیدا کنند و این
نقدینگی را هدایت کنند به سمت اقتصاد تولیدي، چه در صنعت، چه در کشاورزي، چه در مسکن و امثال اینها، همین نقدینگی که
امروز تهدید است، تبدیل خواهد شد به فرصت؛ نصف این نقدینگی را هم اگر بتوانند هدایت کنند، این (جور) است. الان هم من عرض
دا میکنم خطاب به مسئولین محترم دولتی -که شما میدانید من از دولت حمایت میکنم؛ بنده از همه ي دولتها حمایت میکنم- و مؤک
سفارش میکنم که بنشینند فکر کنند، از آدمهاي وارد و مطّلع و باهوش کمک بگیرند و راه هایی پیدا کنند براي هدایت این نقدینگیِ
عظیم به سمت تولید؛ میشود، این کار شدنی است، این کار عملی است؛ وظیفه ي مسئولین محترم دولتی و اقتصادي است و باید این

 
کار را انجام بدهند. این (هم) یک نکته.» 

 
بیانات در دیدار اقشار مختلف مردم 

22 مرداد 1397



افشاگري انجمن تولیدکنندگان فولاد از رانت خرید شمش در بورس کالا

منبع: ماین نیوزشماره خبر:  51  |  تاریخ: 1399/08/26

عضو هیات مدیره انجمن تولیدکنندگان فولاد ایران با انتقاد از نظارت ناکافی بر عرضه محصولات نهایی فولادي در بورس کالا،
از رانت بالایی که به عده محدودي از نوردکاران نورچشمی اعطا می شود، گلایه کرده و معتقد است که به جاي تمرکز بر

عرضه فولاد میانی، بر افزایش عرضه محصولات نهایی که مورد استفاده مردم ...

عضو هیات مدیره انجمن تولیدکنندگان فولاد ایران با انتقاد از نظارت ناکافی بر عرضه محصولات نهایی فولادي در بورس کالا، از
رانت بالایی که به عده محدودي از نوردکاران نورچشمی اعطا می شود، گلایه کرده و معتقد است که به جاي تمرکز بر عرضه فولاد

 
میانی، بر افزایش عرضه محصولات نهایی که مورد استفاده مردم است، اصرار شود. 

به گزارش ماین نیوز، سیدرضا شهرستانی، با بیان این موضوع و اینکه تمرکز بر عرضه فولاد میانی و رانت بالایی که میزان آن تنها در
مهر ماه امسال بالغ بر 600 میلیارد ریال بوده است، اظهار کرد: به عبارت دیگر این عده انگشت شمار، تمام سرمایه گذاري انجام شده
براي احداث کارخانه خود را فقط با یک سال بهره مندي از این رانت عظیم بازگشت می دهند! به همین دلیل هم دائما در دولت و

 
مجلس و نهادهاي دیگر در حال رایزنی هستند. 

طبق اعلام انجمن تولیدکنندگان فولاد ایران، این عضو هیات مدیره انجمن، با اشاره به اینکه وقتی صحبت از عدم عرضه نوردکارانی
که شمش را خریداري کرده اند می شود، آن ها اعلام می کنند که این شمش ها را به صورت سلف خریده ایم و هنوز تحویل نگرفته
ایم؛ گفت: حتی اگر بر اساس ادعاي همین افراد، آمار و ارقام را بررسی کنیم، می بینیم که میزان شمش فولادي که در مهر ماه سال
جاري تحویل نوردکاران شده، 480 هزار تن و میزان معامله محصولات نوردي مربوط به خریداران شمش 222 هزار تن بوده است در
حالی که حتی به صورت حداقلی و بر اساس مصوبات کارگروه تنظیم بازار، باید 287 هزار تن محصول عرضه می شده است. به عبارتی
65 هزار تن محصول در بورس کالا عرضه نشده و به طور خوش بینانه در بازار به فروش رسیده است؛ لذا با توجه به اختلاف حدود
1000 تومانی میلگرد در بورس کالا و بازار، رقمی حدود 800 میلیارد تومان رانت آن هم فقط در یک سال نصیب عده اي انگشت

 
شمار می شود. 

 
با پول رانت خرید شمش از بورس کالا می توان چندین کارخانه را احیا کرد 

وي تصریح کرد: با این میزان رانتی که نصیب نوردکاران نورچشمی می شود، می توان هر ماه چند کارخانه تعطیل شده را احیا کرد و
در این شرایط اقتصادي، به تولید و اشتغال کشور و معیشت مردم کمک کرد. حتی می توان سالیانه چند کارخانه جدید در مناطق
محروم ساخت و چرخ توسعه کشور را چرخاند؛ اما متاسفانه شاهدیم که این عده محدود با حمایت برخی مسئولین، نه تنها از این
رانت خواري سیر نشده اند بلکه به دنبال رانت بیشتر در سایه دستورالعمل ها و شیوه نامه هاي جدید هستند که امیدواریم با درایت و

حساسیت نهادهاي نظارتی جلوي اقدامات مخرب آنها گرفته شود.



افزایش صدور پروانه بهره برداري، پروانه اکتشاف و گواهی کشف معادن در

نیمه نخست 99

منبع: ماین نیوزشماره خبر:  52  |  تاریخ: 1399/08/26

میزان صدور پروانه بهره برداري، پروانه اکتشاف و گواهی کشف معادن طی نیمه نخست امسال افزایش یافت.

 
میزان صدور پروانه بهره برداري، پروانه اکتشاف و گواهی کشف معادن طی نیمه نخست امسال افزایش یافت. 

به گزارش ماین نیوز، طبق گزارش مقدماتی معاونت طرح و برنامه وزارت صنعت، معدن و تجارت، از ابتداي فروردین تا پایان شهریور

 
امسال، 308 فقره پروانه بهره برداري معادن صادر شد. 

 
تعداد صدور پروانه بهره برداري در مدت مشابه سال گذشته، 287 فقره بود که عملکرد امسال حاکی از رشد 7.3 درصدي است. 

 
افزایش 8.7 درصدي صدور پروانه اکتشاف 

همچنین طی مدت مذکور، 475 فقره پروانه اکتشاف و 242 فقره گواهی کشف صادر شد که در مقایسه با رقم مدت مشابه سال

 
گذشته (437 فقره پروانه اکتشاف و 239 فقره گواهی کشف)، به ترتیب 8.7 درصد و 1.3 درصد افزایش نشان می دهد. 

 
رشد 35.7 درصدي هزینه عملیات اکتشاف 

میزان اشتغال ناشی از صدور پروانه بهره برداري معادن طی شش ماهه نخست امسال به 2541 نفر رسید. از سوي دیگر هزینه عملیات
اکتشاف طی 6 ماهه نخست 99، حدود 574 میلیارد و 900 میلیون ریال بود که نسبت به آمار مدت مشابه سال گذشته (423

میلیارد و 500 میلیون ریال)، 35.7 درصد رشد یافت.



صدور 89 مجوز تاسیس گلخانه در خراسان شمالی

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  53  |  تاریخ: 1399/08/26

مدیر امور باغبانی سازمان جهاد کشاورزي خراسان شمالی گفت: امسال 89 مجوز تاسیس در سطح 87 هکتار صادر شد.

به گزارش خبرگزاري صداوسیما مرکز خراسان شمالی؛ محمدعلی شریکیان افزود: با بازگشایی مجدد سامانه سیتا 89 طرح
احداث گلخانه با 87 هکتار پس از تصویب در کارگروه استان براي اخذ تسهیلات به

 
بانک هاي کشاورزي و صندوق کارآفرینی امید معرفی شد. 

 
وي گفت: تا کنون 10 طرح با سطح 3 هکتار انعقاد قرارداد شده است. 

به گفته مدیر امورباغبانی استان با فعال سازي ستاد توسعه گلخانه در استان و
شهرستان ها، اجراي برنامه هاي آموزشی ترویجی و حذف استعلامات غیر ضروري،

 
تسهیل فرآیند صدور مجوز ها، تامین تسهیلات سریعتر انجام می شود. 

 
پارسال 23 طرح با سطح هشت هکتار به مبلغ 23 میلیارد و 600 میلیون تومان تسهیلات دریافت کرده اند. 

شریکیان گفت: مجتمع گلخانه اي 100 هکتاري دوین شیروان با سرمایه گذاري موسسه ملل در کارگروه استانی تصویب و کارگروه

 
ملی نیز با کلیات طرح و پرداخت تسهیلات به صورت فاز بندي موافقت کرده است. 

مجتمع گلخانه اي امام رضا (ع) در شهرستان مانه و سملقان نیز در سه فاز با مساحت 115 هکتار احداث که فاز اول و دوم آن
واگذارشده و فاز سوم آماده سرمایه گذاري است و شهرك گلخانه اي ساري گل شهرستان اسفراین با مساحت 50 هکتار که در مرحله

 
تامین زیر ساخت ها است. 

در گلخانه هاي استان محصولات متنوعی ازجمله گوجه فرنگی، خیار، سبزي ریحان، گیاهان گلدانی و گل هاي شاخه بریده (نظیر

 
لسیانتوس، شب بو)، آلوورا، کاکتوس، نشاء گیاهان دارویی و زراعی، قلمه گل محمدي و نهال پسته تولید می شود. 

خراسان شمالی به لحاظ سطح زیر کشت گلخانه اي رتبه 21 و در تولید به رتبه 17 ارتقاء یافته است.



پرداخت 44 هزار میلیارد ریال تسهیلات بانک ملی ایران به بنگاه هاي

اقتصادي کوچک و متوسط

منبع: میهن صنعتشماره خبر:  54  |  تاریخ: 1399/08/26

بانک ملی ایران به منظور حمایت از گردش چرخ بنگاه هاي اقتصادي کوچک و متوسط به عنوان موتور محرکه صنعت کشور،
بیش از 44 هزار میلیارد ریال تسهیلات به این بخش ها اعطا کرده است.

به گزارش پایگاه خبري تحلیلی «میهن صنعت»، این بانک تا پایان شهریورماه با هدف حمایت از بازار بالغ بر 44 هزار و 878

 
میلیارد ریال از محل منابع داخلی در دو هزار و 264 فقره تسهیلات به بنگاه هاي کوچک و متوسط پرداخت کرده است. 

بانک ملی ایران در مدت مذکور، تعداد 22 فقره تسهیلات ریالی از محل منابع داخلی خود به ارزش شش هزار و 198 میلیارد ریال در
حوزه هاي احداث مجموعه ورزشی، احداث نیروگاه برق، تولید لوله هاي پلی اتیلن، تولید فولاد، کارخانه تولید انواع آرد، هتل و

 
مجتمع اقامتی و توریستی و... مصوب کرده است. 

تصویب یک فقره تسهیلات ارزي از محل منابع صندوق توسعه ملی به ارزش 13 میلیون و 35 هزار یورو در حوزه تولید شیشه هاي

 
کنترل کننده انرژي از دیگر اقدامات این بانک است. 

همچنین تعداد 148 فقره تسهیلات به مبلغ بیش از سه هزار و 751 میلیارد ریال طی مدت مذکور در برنامه اشتغال فراگیر سال 98

 
پرداخت کرده است. 

انتهاي پیام/



پرداخت 44 هزار میلیارد ریال تسهیلات بانک ملی ایران به بنگاه هاي

اقتصادي کوچک و متوسط

منبع: میهن صنعتشماره خبر:  55  |  تاریخ: 1399/08/26

بانک ملی ایران به منظور حمایت از گردش چرخ بنگاه هاي اقتصادي کوچک و متوسط به عنوان موتور محرکه صنعت کشور،
بیش از 44 هزار میلیارد ریال تسهیلات به این بخش ها اعطا کرده است.

به گزارش پایگاه خبري تحلیلی «میهن صنعت»، این بانک تا پایان شهریورماه با هدف حمایت از بازار بالغ بر 44 هزار و 878

 
میلیارد ریال از محل منابع داخلی در دو هزار و 264 فقره تسهیلات به بنگاه هاي کوچک و متوسط پرداخت کرده است. 

بانک ملی ایران در مدت مذکور، تعداد 22 فقره تسهیلات ریالی از محل منابع داخلی خود به ارزش شش هزار و 198 میلیارد ریال در
حوزه هاي احداث مجموعه ورزشی، احداث نیروگاه برق، تولید لوله هاي پلی اتیلن، تولید فولاد، کارخانه تولید انواع آرد، هتل و

 
مجتمع اقامتی و توریستی و... مصوب کرده است. 

تصویب یک فقره تسهیلات ارزي از محل منابع صندوق توسعه ملی به ارزش 13 میلیون و 35 هزار یورو در حوزه تولید شیشه هاي

 
کنترل کننده انرژي از دیگر اقدامات این بانک است. 

همچنین تعداد 148 فقره تسهیلات به مبلغ بیش از سه هزار و 751 میلیارد ریال طی مدت مذکور در برنامه اشتغال فراگیر سال 98

 
پرداخت کرده است. 

انتهاي پیام/



زبان مدیران کشور براي پاسخگویی الکن نیست/بودجه چوب ادب

سیاستمدارانی است که فقط شعار می دهند/ کسی که می گوید منابع گمرکی

را افزایش دهیم کمترین آشنایی با اقتصاد ندارد

منبع: خبر داغشماره خبر:  56  |  تاریخ: 1399/08/26

هفتادوپنجمین جلسه ستاد فرماندهی اقتصاد مقاومتی صبح امروز(دوشنبه) به ریاست معاون اول رییس جمهور برگزار شد.

به گزارش خبرداغ به نقل از ایلنا، اسحاق جهانگیري در این
جلسه با اشاره به اهمیت بودجه سال 1400 کشور، گفت:
بودجه سال آینده کشور و جهت گیري هاي اصلی آن باید

 
با محوریت سیاست هاي اقتصاد مقاومتی تدوین شود. 

معاون اول رییس جمهور با بیان اینکه از هفته آینده بحث
درباره منابع و مصارف بودجه سال 1400 در دولت انجام
خواهد شد، اظهار امیدواري کرد که بودجه مطابق سنوات
گذشته در زمان مقرر در اختیار نمایندگان مجلس شوراي

 
اسلامی قرار بگیرد. 

وي با اشاره به اینکه تحریم ها و شیوع کرونا فشارهاي مضاعفی بر بودجه کشور در سالجاري وارد کرده است، گفت: به فضل الهی این
دوره سخت را پشت سر خواهیم گذاشت و تصور دشمنان ایران که فکر می کردند ایران دچار کسري بودجه شدیدي شده و اقتصادش

 
فرو خواهد ریخت، باطل خواهد شد. 

جهانگیري افزود: با وجود همه سختی ها و دشواري ها که بر دولت و ملت ایران گذشت با همتی که مدیران کشور در موضوع بودجه از
خود نشان دادند، موفق شدیم تاکنون از این مرحله عبور کنیم هرچند برخی نمی خواهند قدر این زحمات را بدانند و حرف هایی را بر

 
زبان جاري می کنند که جز دلسرد کردن مدیریت کشور ثمري ندارد. 

وي با تاکید بر اینکه همه می دانند که زبان مدیران دولت براي پاسخگویی زبان الکن نیست، گفت: ما شرایط کشور و مردم را در
موضع گیري هاي خود لحاظ می کنیم و می دانیم که مردم در شرایط سخت کنونی از مسئولان خود انتظار دارند که به فکر زندگی و

 
معیشت آنان باشند نه اینکه سرگرم دعوا و مجادله با یکدیگر شوند چرا که این مسئله گره اي از زندگی آنان باز نمی کند. 

معاون اول رییس جمهور با بیان اینکه مکرر گفته ام کارنامه این دولت قابل مقایسه با هر دولت دیگري در سالهاي پس از انقلاب
اسلامی است، گفت: براي مقایسه می توان به دو سال و نیم پایانی دولت آقاي احمدي نژاد و دو سال و نیم ابتدایی دولت تدبیر و امید
پرداخت که در این دو برهه کشور با تحریم هاي بین المللی مواجه بود. البته دولت قبل در آن مقطع بیش از دو میلیون بشکه نفت
صادر می کرد که از محل آن 210 میلیارد دلار درآمد در اختیار داشت اما درآمد دولت تدبیر و امید در دو سال و نیم ابتدایی آغاز

 
بکار خود تنها 120 میلیارد دلار بود. 



جهانگیري با تاکید بر اینکه با کلی گویی و شعار در کشور اتفاقی رخ نمی دهد، اظهار داشت: در دو سال و نیم پایانی دولت گذشته
میزان اشتغال خالص کشور روند کاهنده داشت و تقریباً صفر بود در حالی که در مقایسه با دو سال و نیم ابتدایی آغاز به کار دولت
تدبیر و امید سالانه 500 هزار شغل ایجاد شد و همچنین نرخ تورم در دولت گذشته رو به بالا بود و به 36 درصد رسید در حالی که

 
تورم در دولت آقاي روحانی روند کاهنده داشت و به 11.2 کاهش یافت. 

معاون اول رییس جمهور افزود: این دستاوردها در شرایطی اتفاق افتاد که فقط مدیریت دولت جابه جا شد. کسانی که می گویند
مدیران دولت دچار ضعف هستند خوب است این دو مقطع زمانی که شرایط کشور از لحاظ تحریم هاي بین المللی یکسان بوده است

 
را مقایسه کنند و ببینند چه اتفاقاتی در بخش هاي مختلف اقتصادي کشور رخ داد. 

وي با تبیین برنامه ریزي هاي انجام شده در ستاد فرماندهی اقتصاد مقاومتی براي مقاوم کردن اقتصاد کشور در برابر تکانه هاي
خارجی، گفت: اجراي برنامه هاي اولویت دار اقتصاد مقاومتی شرایط کشور را روز به روز بهتر کرد. به طوریکه در شروع کار دولت
تدبیر و امید به ناگهان قیمت نفت به بشکه اي 30 دلار کاهش یافت اما براي هیچ کدام از شاخص هاي کلان اقتصادي نظیر تورم،

 
صادرات و میزان تولید مشکلی پیش نیامد و تغییري ایجاد نشد. 

جهانگیري اظهار داشت: در دوره جدید تحریم ها که باید به واقع از آن به عنوان جنگ اقتصادي یاد کرد، آمریکایی ها به دنبال
فروپاشی ایران بودند و حتی تا آنجا رفتند که جنگ نظامی را نیز چاشنی کار خود کنند، ترور سردار شهید سلیمانی و برخی اتفاقات
دیگر در منطقه خلیج فارس نشانه هاي تصمیمات آنها بود ، البته برخی اتفاقات را نمی توان در مقطع کنونی بیان کرد و شاید در
شرایط دیگر بتوانیم براي مردم تبیین کنیم که دشمنان چه برنامه ریزي هایی براي کشور انجام داده بودند. قطعا هیچکس نمی تواند

 
انفجار در یک نفت کش ایرانی را موضوعی اقتصادي قلمداد کند، دولت اجازه نداد در این شرایط سخت، اقتصاد کشور فرو بپاشد. 

معاون اول رییس جمهور گفت: هدف آمریکا اقتصاد ایران نبود می خواستند ایران را از هم بپاشانند. در این مقطع حساس مردم ایران

 
مشکلات را تحمل کردند و دولت هم فشار زیادي را متحمل شد که این مقاومت در تاریخ ماندگار خواهد شد. 

وي افزود: بودجه کشور در سال 1400 و جهت گیري هاي اصلی آن باید با محوریت سیاست هاي اقتصاد مقاومتی تدوین شود،
کاهش اتکا به درآمدهاي نفتی در تنظیم بودجه سال آینده لحاظ خواهد شد البته این به معناي آن نیست که ما از سهمیه و حق
صادرات نفتی خود چشم پوشی کنیم. دولت ایران هیچگاه از حق ملت خود نخواهد گذشت. هنر مدیریت این است که این درآمدها را

 
در جاي خود هزینه کند و در بودجه جاري قرار ندهد. 

جهانگیري با بیان اینکه صادر کنندگان غیرنفتی در این دوره همانند سربازان خط مقدم به کشور خدمت کردند، گفت: حمایت از

 
صادر کنندگان از جهت گیري هاي بودجه سال آینده خواهد بود و ما قدردان آنها هستیم. 

معاون اول رییس جمهور جهت گیري دیگر بودجه سال آینده را ایجاد امنیت غذایی توصیف کرد و گفت: در سال پایانی دولت گذشته
6 میلیون تن گندم وارد کشور می شد و کشتی هاي متعددي در کنار بنادر بودند و نمی توانستند کالاهاي خود را در ساحل تخلیه
کنند در شرایطی که در برخی از استان هاي کشور ذخیره گندم فقط براي چند روز وجود داشت. در حالی که امروز دولت واردات
گندم را فقط براي حفظ و افزایش میزان ذخایر استراتژیک کشور انجام می دهد. برنامه دولت در حمایت از کشاورزان و انجام اقدامات
اساسی نظیر خرید تضمینی قیمت گندم که از کیلویی 400 تومان در سال 92 به 4000 تومان براي سال زراعی آینده رسیده است

 
باعث شد که ما بیش از پیش در زمینه تولید گندم خودکفا شویم. 



وي با تاکید بر اینکه یکی دیگر از رویکردهاي بودجه سال آینده ممنوعیت واردات کالاهاي لوکس و غیرضروري خواهد بود، گفت: در
دوره جدید تحریم ها دولت بیش از 2000 قلم کالا را در فهرست کالاهاي لوکس قرار داد و واردات آنها را ممنوع کرد اما متاسفانه
برخی براي زیر سوال بردن عملکرد دولت می روند و به موردي در فهرست هاي وارداتی دست پیدا می کنند و آن را بزرگنمایی می

 
کنند در حالی که در دوره تحریم هاي قبل در دولت گذشته به طور رسمی خودروهاي لوکسی نظیر پورشه وارد کشور می شد. 

معاون اول رییس جمهور همچنین با اشاره به ضرورت حمایت از معیشت محرومان و افراد تحت پوشش کمیته امداد و بهزیستی و نیز
کمک به معیشت بیکارانی که از بیمه برخوردار نیستند در بودجه سال 1400، گفت: حمایت از اقشار محروم و آسیب پذیر جامعه در
بودجه سال آینده از جهت گیري هاي اصلی خواهد بود. رسیدگی به حقوق کارکنان و بازنشستگان و متناسب سازي دستمزدها و
دریافت ها در راستاي عدالت بنیانی سیاست هاي اقتصاد مقاومتی در تدوین بودجه سال آینده لحاظ خواهد شد. ما می دانیم وضع
زندگی کارمندان و کارگران دشوار است و آنها به سختی زندگی خود را اداره می کنند، در این شرایط دشوار اقتصادي تلاش کردیم که
به میزان قابل توجهی حقوق کارمندان اداري و بازنشستگان افزایش یابد، خوب است که منتقدان مقایسه کنند در آن شرایطی که

 
بیش از 2 میلیون بشکه نفت با قیمت هاي بالا صادر می شد چه میزان به حقوق کارمندان و بازنشستگان اضافه کردند. 

جهانگیري ادامه داد: طرح هاي اولویت دار اقتصاد مقاومتی که بیش از 100 مورد آن در ستاد فرماندهی اقتصاد مقاومتی به تصویب
رسید باید با قوت ادامه یابد، این طرح ها علاوه بر اینکه تاب آوري اقتصاد ما را بالا برد، کشور را از واردات برخی کالاها نیز بی نیاز

 
کرد. 

وي افزود: این طرح ها باید در اولویت کار دستگاه ها، نظام بانکی و صندوق توسعه ملی باشد. یک نمونه از پروژه هاي اولویت دار
اقتصاد مقاومتی، راه اندازي پالایشگاه ستاره خلیج فارس بود. فرض کنید اگر این پالایشگاه در سالهاي گذشته احداث نمی شد با
شروع دور جدید تحریم ها مشکلات زیادي براي کشور در تامین بنزین ایجاد می شد، امروز این پالایشگاه علاوه بر رفع نیاز داخلی

 
مصرف بنزین به محلی براي صادرات بنزین کشور و تامین ارز کشور تبدیل شده است. 

جهانگیري گفت: موضوع کرونا نیز باید بعنوان موضوعی جدي در بودجه سال 1400 با سرفصلی مشخص مدنظر قرار گیرد و حمایت از
شرکت هاي دانش بنیان باید در بودجه سال آینده مورد نظر باشد. شرکت هاي دانش بنیان در دوران کرونا کمک فراوانی در تولید

 
ماسک و تجهیزات پزشکی کردند که این روند باید جدي تر دنبال شود. 

معاون اول رییس جمهور گفت: تجربه من به عنوان فردي که هم در دولت و هم در مجلس فعالیت کرده ام می گوید؛ بودجه چوب
ادب سیاستمداران بویژه سیاستمدارانی است که تنها شعار می دهند. منابع و مصارف در بودجه کشور موضوعی واقعی است و باید با
آن منطقی برخورد کرد. نمی توان ذهنی و خیالی منابع کشور را افزایش دهیم. متاسفانه برخی مسائلی که در حال حاضر عنوان می

 
شود با ده برابر بودجه کنونی نیز نمی توان به آن حرف ها جامه عمل پوشاند. 

وي افزود: برخی می گویند منابع گمرکی را افزایش بدهیم، کسی که این حرف را می زند نشان می دهد که کمترین آشنایی با اقتصاد
ندارد زیرا این دست محاسبه ها موجب افزایش قیمت همه کالاها در کشور می شود. باید آشکارا و شفاف به مردم بگویند درآمدي که

 
از این تصمیم حاصل می شود، پیامدهاي آن تورم و افزایش سرسام آور قیمت همه کالاها خواهد بود. 

جهانگیري اظهار امیدواري کرد؛ بودجه سال آینده، نقطه آغاز تفاهم و همکاري دولت و مجلس جدید باشد و اگر منابعی وجود داشته
باشد که از چشم دولت دور مانده باشد و معرفی شود، قدردانی خواهیم کرد و منابع جدید را براي کمک به زندگی و معیشت مردم

 
صرف خواهیم کرد. 



معاون اول رییس جمهور در بخش دیگري از سخنان خود با اشاره به گزارش رییس بنیاد مسکن انقلاب اسلامی در خصوص سیاست
هاي اقتصاد مقاومتی و ساخت مسکن در روستاها و شهرهاي کوچک براي محرومان، گفت: بنیاد مسکن انقلاب اسلامی کارهاي
بزرگی در سالهاي اخیر انجام داده است به ویژه در ساخت مسکن پس از حوادث غیرمترقبه نظیر زلزله کرمانشاه و سیل سال 1398

 
که بنیاد مسکن خوش درخشید. 

وي افزود: در دولت آقاي روحانی در حوزه کمک به محرومین و مواجهه با خسارات حوادث غیرمترقبه کارهایی بزرگ انجام شد که ما

 
نتوانستیم به خوبی آن را براي مردم بیان کنیم، تنها در زلزله کرمانشاه در مقطعی کوتاه 100 هزار واحد مسکونی ساخته شد. 

جهانگیري گفت: اخیراً مراسم پایان ساخت و بازسازي 1 میلیون واحد مسکن پس از سیل سال 98 نیز برگزار شد، خوشبختانه در

 
ساخت خانه هاي جدید استانداردهاي لازم ساخت و ساز رعایت شده است و تفاوت بسیاري با خانه هاي قبلی وجود دارد. 

معاون اول رییس جمهور ساخت 100 هزار واحد جدید براي محرومین در روستاها و شهرهاي کوچک، تامین مسکن ایتام و نوسازي و
مقاوم سازي در بافت حاشیه اي شهرها را نیز از اقدامات ارزشمند بنیاد مسکن انقلاب اسلامی توصیف کرد و گفت: اجراي این طرح ها
در چارچوب سیاست هاي دولت و رویکرد عدالت بنیانی سیاست هاي اقتصاد مقاومتی انجام می شود. خوب است اطلاع رسانی دقیقی

 
در این خصوص انجام شده است. 

وي ادامه داد: سازمان بهزیستی هم اعلام کرده است که از 130 هزار واحد مسکونی که براي معلولین ساخته شده بیش از 90 هزار
واحد آن در دولت آقاي روحانی انجام شده است. اینکه محرومین در برخی روستاها بدون هیچ آورده اي داراي سرپناه می شوند کاري

 
ارزشمند است. 

وي افزود: امام خمینی (ره) فرمودند که مستضعفین و محرومین جامعه ولی نعمت ما هستند ما خواهان حرکت در مسیر حضرت امیر
المومنین(ع) که شهید راه عدالت بود هستیم و باید در این جهت تلاش کنیم. امیدوارم این اقدامات با سرعت و گستردگی بیشتري

 
ادامه پیدا کند و سنگ بناي این فعالیت ها به گونه اي باشد که در دولت هاي بعدي نیز ادامه یابد. 

جهانگیري ضمن قدردانی از نظام بانکی کشور در پرداخت تسهیلات به منظور ساخت و نوسازي بافت هاي فرسوده و تامین مسکن

 
محرومین اظهار امیدواري کرد نظام بانکی در تداوم این برنامه ها بیش از پیش همکاري کند. 

در این جلسه که وزراي صنعت، معدن و تجارت، ارتباطات و فناوري اطلاعات، نیرو و معاون علمی و فناوري رییس جمهور، رییس
سازمان برنامه و بودجه و معاون امور زنان ریاست جمهوري حضور داشتند، پورمحمدي معاون اقتصادي و هماهنگی سازمان برنامه و
بودجه گزارش مبسوطی از عملکرد هفت ماهه منابع و مصارف عمومی قانون بودجه و هدفمندي در سال 1399 و برآورد منابع و
مصارف عمومی در لایحه بودجه سال 1400 کل کشور و نیز جهت گیري هاي بودجه سال آینده بر اساس چند رویکرد اقتصاد

 
مقاومتی و جهش تولید ارائه کرد. 

همچنین تابش رییس بنیاد مسکن انقلاب اسلامی در گزارشی با اشاره به نحوه تامین مسکن محرومین و ایتام، نوسازي و مقاوم سازي
خانه ها در بافت هاي حاشیه اي شهرها از ساخت 91940 واحد مسکونی در یک سال گذشته با استفاده از تسهیلات ارزان قیمت،

کمک بلاعوض سازمان برنامه و بودجه ارائه کرد.



کرونا مانع توسعه همکاري هاي مشترك فرهنگی ایران و اتریش نخواهد شد
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وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی در خصوص همکاري هاي مشترك فرهنگی و گردشگري با کشور اتریش
گفت: «نباید اجازه بدهیم کرونا همکاري هاي بین دو کشور را کاهش دهد، آمادگی داریم کارهاي فرهنگی مشترك را ادامه

دهیم، باید با توجه به این شرایط توافق نامه جدیدي را آماده کرده و پیش ببریم. برنامه هاي ...

به گزارش خبرداغ به نقل از میراث آریا، دکتر علی اصغر مونسان در دیدار با اشتفان شولتس سفیر اتریش در ایران که صبح روز
دوشنبه 26 آبان 99 در دفتر او انجام شد، عنوان کرد: «از هفته آینده به مدت دو هفته شاهد تعطیلی گسترده اي هستیم براي اینکه

 
بتوانیم انتشار شیوع ویروس کرونا را کنترل کنیم و تست هاي کرونا را از 20 هزار عدد به 100 هزار تست افزایش دهیم.» 

او افزود: «یکی از موضوعات مهم براي کنترل این ویروس، تست پاسخ سریع است، باوجود اینکه کشورها قول داده بودند این تست ها

 
را در اختیار ایران قرار دهند اما این کار را انجام ندادند و موضوع تحریم ها اجازه نداد این تست ها به دست ما برسد.» 

وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی تصریح کرد: «تست هایی که در حال حاضر وجود دارد، 72 ساعت بعد جواب آن
مشخص می شود و در این مدت شخصی که آلوده به ویروس است این آلودگی را به خانواده اش منتقل می کند. خوشبختانه شرکت
هاي دانش بنیان توانستند تست هاي پاسخ سریع را تولید کنند و از فردا این تست ها مورد استفاده قرار می گیرد و می تواند کمک

 
بزرگی براي شناسایی بیماران، کنترل ویروس و قرنطینه باشد.» 

او با بیان این که ایران با توجه به تحریم ها، به لحاظ درمانی تحت فشار زیادي قرار دارد، افزود: «البته بیشتر تجهیزات پزشکی را

 
خودمان تولید می کنیم، اعمال تحریم هاي سیاسی روي غذا و دارو انسانی نیست.» 

دکتر مونسان اظهار کرد: «به رغم تحریم و شاید کاهش گردشگران از سمت اروپا قبل از شیوع کرونا، شاهد افزایش گردشگران
خارجی با ایجاد بازارهاي جدید بودیم. سال 2019 از سوي سازمان جهانی گردشگري به عنوان دومین کشور به لحاظ سرعت رشد

 
گردشگر خارجی معرفی شدیم و باوجود مضیقه مالی و بودجه اي سعی کردیم محصولات گردشگري خود را تنوع بدهیم.» 

 
گردشگران اروپایی و ایرانی از گردشگري سلامت استقبال زیادي کردند 

او با اشاره به توسعه گردشگري سلامت در کشور گفت: «تجهیزات و پزشکان خوبی داریم، در حوزه منطقه اي سعی کردیم گردشگران
سلامت را جذب کنیم البته گردشگران اروپایی هم داریم چه گردشگران ایرانی که در اروپا زندگی می کنند و چه خود اروپایی ها که

 
براي درمان به ایران سفر می کنند، زیرا براي آن ها هزینه درمان ارزان است و خدمات خوبی نیز ارائه می شود.» 

وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی بیان کرد: «با توجه به ظرفیت ها و طبیعت بی نظیر کشورمان، روي موضوع جدیدي
به نام اکوتوریسم کارکردیم و اصطلاح جدیدي به نام بوم گردي ها در ایران آغاز شد و گردشگران خارجی و ایرانی از آن بسیار
استقبال کردند. در حال حاضر بیش از 2200 واحد بوم گردي داریم که با سرمایه اندك، توسط خود مردم راه اندازي شده و تأثیر



 
زیادي در ایجاد اشتغال داشته است.» 

او افزود: «بعد از بوم گردي ها که تجربه موفقی بود، اماکن تاریخی را تبدیل به اقامتگاه هاي گردشگري کردیم. این اماکن که حدود
دو هزار پروژه بود با پول مردم و استانداردهاي ما مرمت و تبدیل به اماکن گردشگري شد، این پروژه ها که همچنان ادامه دارد، حجم

 
بزرگی اقامتگاه به ظرفیت گردشگري کشور اضافه کرد.» 

دکتر مونسان در خصوص میزان صادرات صنایع دستی نیز اظهار کرد: «روند صنایع دستی رو به رشد است به طوري که سال گذشته
بر اساس آمار رسمی گمرکات کشور نزدیک به 280 میلیون دلار صادرات صنایع دستی داشتیم، همین حدود نیز میزان صادرات
چمدانی بوده است درمجموع حدود 580 تا 600 میلیون دلار میزان صادرات صنایع دستی بوده که به صادرات غیرنفتی کشور کمک
کرده است. تحریم ها ما را اذیت کرد اما موجب شد تا بودجه کشور از کاملاً نفتی به سمت بودجه غیرنفتی برود. برنامه دولت براي

 
سال آینده بودجه بدون نفت است با برداشتن تحریم ها پول نفت صرف زیرساخت هاي کشور خواهد شد.» 

 
در حوزه آموزش علاقه مند هستیم تا از تجربیات گردشگري اتریش استفاده کنیم 

او افزود: «در حوزه آموزش علاقه مند هستیم تا از تجربیات گردشگري اتریش استفاده کنیم، اخیراً درخواستی از آلمان براي برپایی
نمایشگاه مردان نمکی در این کشور داشتیم، اگر کشور اتریش مایل بود، می توانیم این نمایشگاه را بعد از آلمان در اتریش برگزار

 
کنیم و متقابلاً اتریش هم در ایران نمایشگاه برگزار کند.» 

وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی ادامه داد: «قبل از کرونا در سال گذشته نمایشگاه هاي مشترك خوبی با سایر
کشورها مانند هلند، موزه لوور پاریس، چین برگزار کردیم و همکاري هاي موزه اي گسترده اي با آن ها داشتیم، انجام این کار به

 
شناخت ملت ها از هم کمک می کند و می توانیم در راستاي صلح جهانی کمک کنیم.» 

 
کمیته ملی سپر آبی ایران براي حفاظت از آثار تاریخی در زمان بحران تأسیس می شود 

اشتفان شولتس سفیر اتریش در ایران نیز در این دیدار گفت: «13 درصد از کل شاغلان اتریش در حوزه گردشگري مشغول هستند، با
توجه به شرایط موجود و شیوع ویروس کرونا مشکلات عدیده اي براي این حوزه ایجاد شده به ویژه در زمستان که این مشکلات

 
بیشتر می شود و فشار زیادي ازنظر بودجه هاي عمومی و اجتماعی بر روي جامعه وارد کرده است.» 

او افزود: «با شیوع ویروس کرونا تلاش هاي زیادي براي این حوزه مانند در اختیار قرار دادن تست هاي رایگان کووید 19 براي

 
کارکنان حوزه گردشگري و گردشگران به شکل داوطلبانه انجام دادیم تا بتوانیم از طرف دولت براي این حوزه سهمی ایفا کنیم.» 

شولتس تصریح کرد: «روز گذشته یادداشت تفاهمی را با سازمان منطقه آزاد کیش امضا کردیم، تعریف مشخصی از همکاري هاي دو
طرف در حوزه برگزاري کنسرت موسیقی، نمایشگاه و برگزاري هفته اتریش در کیش و... براي همکاري مدون اتریش و کیش ارائه شد.
یک همکاري اقتصادي که براي طرفین منفعت دارد. همچنین منطقه آزاد کیش براي برگزاري دوره هاي آموزشی گردشگري از سوي

 
اتریش ابراز علاقه کرده است.» 

سفیر اتریش در ایران عنوان کرد: «براي پیگیري امور بخش فرهنگی و نتایج گفت و گوها به 25 استان ایران سفر کردم. در شهر
ارومیه و یاسوج دو پروژه همکاري در حوزه هاي حفاري هاي باستان شناسی داریم که من در سفر خود این موضوع را پیگیري کردم



 
تا همکاري ها توسعه پیدا کند.» 

او از تأسیس کمیته سپر آبی در ایران خبر داد و گفت: «دلیل عمده سفر من تأسیس این کمیته بوده است و از شما براي این دیدار

 
تشکر می کنم و تقاضا دارم براي تسریع در تأسیس این کمیته حمایت کنند.» 

شولتس افزود: «این کمیته براي حفاظت از آثار تاریخی و باستانی ایران در زمان وقوع بحران و بلایاي طبیعی تشکیل می شود، در این
حوزه علاقه زیادي داریم با ایران همکاري کنیم و این کشور را تبدیل به مرکز آموزش حفاظت از آثار باستانی و تاریخی در منطقه

 
کنیم.» 

او تصریح کرد: «بیش از 70 کشور عضو کمیته ملی سپر آبی هستند، در سال 1956 در لاهه براي تأسیس مرکزي تحت نظارت
یونسکو با عنوان کمیته ملی سپر آبی تصمیم گرفته شد. در این کمیته ارگان هاي زیادي مانند کتابخانه ملی، مؤسسه موزه ها، وزارت

 
میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی، نیروي انتظامی و نیروهاي مسلح دست اندرکار هستند.» 

سفیر ایران در اتریش افزود: «تأسیس این کمیته بازخوردهاي بسیار مثبتی توسط مراجع ایرانی و اتریشی داشته، بازخورد مثبتی

 
توسط نیروهاي مسلح داشتیم که امیدواریم به نتیجه نهایی برسد.» 

 
او اعلام کرد: «گردشگري نقش مهمی را در بازسازي اقتصادي در دوران بعد از کرونا ایفا می کند و حوزه اي قابل اتکاست.» 

شولتس همچنین گفت: «به دکتر مونسان به دلیل دستاوردها و پیشرفت هایی که ایران در حوزه گردشگري به ویژه گردشگري

 
کوهستانی و اکوتوریسم به دست آورده است، تبریک می گویم.» 

او بیان کرد: «پیشنهاد دکتر مونسان براي در اختیار گذاشتن هتل ها براي کادر درمان و افرادي که دوران نقاهت را طی می کنند،

 
بسیار خوب بوده و مدل بسیار قابل توجهی است و من این مدل را براي مقامات کشور خودم معرفی می کنم.» 

دکتر مونسان وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی خطاب به سفیر اتریش در ایران گفت: «به طور جدي موضوع تأسیس
کمیته ملی سپر آبی را پیگیري می کنم.»



بررسی وضعیت 5 پروژه گردشگري در 4 استان کشور با حضور دکتر مونسان
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وضعیت 5 پروژه گردشگري در 4 استان کشور (پروژه هاي متقاضی استفاده از اراضی بالاي 10 هکتار) در جلسه اي با حضور
دکتر علی اصغر مونسان وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی بررسی شد.

به گزارش خبرداغ به نقل از میراث آریا، در این جلسه که پیش از ظهر امروز یکشنبه 25 آبان 99 در محل سالن فجر این
وزارتخانه برگزار شد، وضعیت پروژه هایی از استان هاي یزد، خراسان رضوي، کرمان و هرمزگان بررسی شد و دکتر مونسان دستورات

 
لازم در خصوص این پروژه ها را صادر کرد. 

در این نشست که ساسان تاج گردون معاون برنامه ریزي و تأمین منابع، تعدادي از مدیران این وزارتخانه، مدیران کل استان هاي یزد،
خراسان رضوي، کرمان و هرمزگان و نیز سرمایه گذاران پروژه ها حضور داشتند، وضعیت این پنج پروژه متقاضی استفاده از اراضی

 
بالاي 10 هکتار تشریح شد و تصمیم هاي لازم درباره این پروژه ها و برنامه ریزي براي رفع نواقص احتمالی انجام شد. 

وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی در این جلسه بر ضرورت حمایت از سرمایه گذاران حوزه گردشگري تأکید و گفت:

 
«در دولت یازدهم و دوازدهم توجه ویژه اي به حوزه گردشگري و تامین زیرساخت هاي در این حوزه شده است.» 

او افزود: «در سال هاي گذشته شاهد تقویت در حوزه زیرساخت هاي گردشگري هستیم و تعداد زیادي پروژه به عنوان زیرساخت هاي

 
اصلی گردشگري آغاز شده که برخی از آن ها به بهره برداري رسیده اند.» 

 
سرمایه گذاري گردشگري در دوران کرونا تعطیل نشده است 

دکتر مونسان در ادامه با اشاره به حجم پروژه هایی که در حوزه گردشگري در استان هاي مختلف در حال انجام است، اضافه کرد:
«این پروژه ها نشان می دهد سرمایه گذاري در صنعت گردشگري در دوران کرونا تعطیل نشده است و آینده این صنعت در پساکرونا

 
و درسال هاي آینده قطعا آینده روشنی خواهد بود.» 

او در ادامه به موضوع بوم گردي اشاره کرد و افزود: «یکی از کارهاي جدید در حوزه تامین زیرساخت هاي گردشگري موضوع بوم

 
گردي ها است که رونق خوبی یافته و مورد استقبال گردشگران خارجی نیز قرار گرفته است.» 

وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی ادامه داد: «بوم گردي ها علاوه بر ایجاد اشتغال در مناطق روستایی و افزایش ورود

 
گردشگر به آن مناطق توانسته است مهاجرت معکوس نیز ایجاد کند و افراد زیادي از این طریق صاحب کسب و کار شده اند.» 

او در ادامه گفت: «در کنار بوم گردي ها، ظرفیت هاي دیگري مانند بوتیک هتل و نیز اقامتگاه هاي سنتی وجود دارند که در کنار

 
سایر تاسیسات گردشگري به کمک این صنعت آمده اند و به تامین زیرساخت ها در این حوزه کمک کرده اند.» 



در این نشست وضعیت پروژه گردشگري محیط و پارك طبیعت گردي، گردشگري روستایی استان یزد، محیط و پارك طبیعت گردي،
گردشگري روستایی خراسان رضوي، دو مجتمع گردشگري در شهرهاي کرمان و نرماشیر و محیط و پارك طبیعت گردي گردشگري

عشایري هرمزگان با حضور وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی مورد بررسی قرار گرفت.



پیش بینی ایجاد چهار هزار شغل با اجراي 92 پروژه جهش
تولید در گیلان

پیش بینی ایجاد چهار هزار شغل با اجراي 92 پروژه جهش تولید در گیلان

منبع: گیل سدادشماره خبر:  59  |  تاریخ: 1399/08/26

نماینده عالی دولت در گیلان با اشاره به پیش بینی ایجاد بالغ بر چهار هزار شغل با اجراي 92 پروژه جهش تولید استان،
گفت: تأکید کرده ام براي پویایی هرچه بیشتر ، از جوانان علاقمند به فعالیت در این مجموعه ها بهره گرفته شود. نوشته

پیش بینی ایجاد چهار هزار شغل با اجراي 92 پروژه جهش تولید در گیلان اولین ...
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نماینده عالی دولت در گیلان با اشاره به پیش بینی ایجاد بالغ بر چهار هزار شغل با اجراي 92 پروژه جهش تولید استان، گفت: تأکید

 
کرده ام براي پویایی هرچه بیشتر ، از جوانان علاقمند به فعالیت در این مجموعه ها بهره گرفته شود. 

به گزارش پایگاه خبري &– تحلیلی گیل سداد؛ ارسلان زارع پس از بازدید از روند اجراي دو پروژه جهش تولید در روستاي ضیابر
شهرستان صومعه سرا و سیاه اسطلخ شهرستان رشت، در گفت وگو با خبرنگاران اظهار داشت: در راستاي اجراي سیاست هاي
راهبردي اقتصاد مقاومتی ابلاغی از سوي رهبر معظم انقلاب و برنامه هاي دولت تدبیر و امید براي تحقق شعار جهش تولید ، اقدامات

 
خوبی در استان انجام شده است. 



وي به تعریف 92 پروژه جهش تولید در گیلان اشاره و خاطرنشان کرد: از این میزان، عملیات اجرایی 68 پروژه آغاز شده و با اقدامات

 
حمایتی صورت گرفته از سوي دولت و معرفی به بانک ها براي دریافت تسهیلات ، شاهد روند مثبتی در این ارتباط هستیم. 

نماینده عالی دولت در گیلان با بیان اینکه برخی از واحدهاي جهش تولید در راستاي تأمین مواد اولیه موردنیاز شرکت هاي دیگر
فعالیت دارند، گفت: براي اجرایی شدن پروژه هاي جهش تولید گیلان، یک هزار و 200 میلیارد تومان اعتبار پیش بینی و تأمین شده

 
که کارآفرینان پس از انجام فرآیند صدور مجوزها به بانک هاي عامل، معرفی شده و می شوند. 

وي ابراز امیدواري کرد که بیشتر 68 پروژه از 92پروژه جهش تولید تا پایان سال جاري و تعداد باقیمانده نیز تا فصل بهارسال آینده به

 
اتمام برسند و وارد چرخه تولید شوند. 

استاندار گیلان همچنین به پیش بینی ایجاد بالغ بر چهار هزار نفر اشتغال در پروژه هاي جهش تولید اشاره کرد و گفت: تأکید کرده

 
ام براي پویایی هرچه بیشتر ، از جوانان علاقمند به فعالیت در این مجموعه ها بهره گرفته شود. 

استاندار گیلان از یک کشتارگاه مرغ در حال احداث در منطقه ضیابر صومعه سرا بازدید کرد؛ این کشتارگاه در زمینی به مساحت سه

 
هکتار و با ظرفیت شش هزار قطعه در ساعت و هزینه کرد بیش از سه میلیارد یورو در حال اتمام است. 

گیلان از استان هاي برتر کشور در تولید گوشت مرغ است؛ استان هشت واحد کشتارگاه با ظرفیت بیش از 32 هزار قطعه در ساعت
کشتار انجام می دهد.



بیمه کوثر مالک یک درصد غول سنگ آهن خاورمیانه شد

منبع: شما نیوزشماره خبر:  60  |  تاریخ: 1399/08/26

بیمه کوثر مالک یک درصد سهام شرکت صنعتی و معدنی اپال پارسیان سنگان، یکی از بزرگ ترین شرکت هاي حوزه صنعت
معدن کشور و غول سنگ آهن خاورمیانه شد.

بیمه کوثر مالک یک درصد سهام شرکت صنعتی و معدنی اپال پارسیان سنگان، یکی از بزرگ ترین شرکت هاي حوزه صنعت

 
معدن کشور و غول سنگ آهن خاورمیانه شد. 

به گزارش شمانیوز به نقل از روابط عمومی و اعلام مدیر اقتصادي
و سرمایه گذاري بیمه کوثر، شرکت بیمه کوثر براي متنوع سازي
پرتفوي شرکت، یک درصد از سهام شرکت اپال پارسیان سنگان
را که در بخش توسعه کارخانه هاي کنستانتره و گندله سازي در

 
مجموعه صنعتی و معدنی سنگان فعال است، خرید. 

نوید خاندوزي افزود: این شرکت که یکی از شرکت هاي بزرگ
حوزه صنعت معدن کشور است، به منظور مدیریت و توسعه

کارخانه هاي کنسانتره و گندله سازي در مردادماه سال 94 تاسیس شد و هدف از سرمایه گذاري در این مجموعه نیز هدایت بخشی از
نقدینگی موجود در کشور به سمت تولید، تکمیل و ایجاد توازن در زنجیره فولاد بر اساس سند راهبردي 1404 فولاد کشور، توسعه

 
مناطق کمتر توسعه یافته و نیز تولید و ایجاد اشتغال پایدار بوده است. 

وي با بیان اینکه در اطلاعات دریافت شده اواخر سال 98 درباره صورت هاي مالی شرکت صنعتی و معدنی اپال پارسیان سنگان
(مربوط به سال مالی منتهی به 30 آذر 98)، شاهد افزایش 193درصدي درامدهاي عملیاتی 12ماهه 98 در مقایسه با مدت مشابه
سال ماقبل بوده ایم، تصریح کرد: در این گزارش، سود ناخالص 12ماهه اپال پارسیان سنگان نیز بیش از 190درصد به نسبت مدت
مشابه سال ماقبل افزایش یافته بود که این امر بیانگر افزایش توان و قدرتمندي بیمه کوثر در حوزه سرمایه گذاري ها و در نتیجه

اعتماد بیشتر سهام داران و ذي نفعان شرکت است.



پرداخت 44 هزار میلیارد ریال تسهیلات بانک ملی ایران به بنگاه هاي

اقتصادي کوچک و متوسط

منبع: شما نیوزشماره خبر:  61  |  تاریخ: 1399/08/26

بانک ملی ایران به منظور حمایت از گردش چرخ بنگاه هاي اقتصادي کوچک و متوسط به عنوان موتور محرکه صنعت کشور،
بیش از 44 هزار میلیارد ریال تسهیلات به این بخش ها اعطا کرده است.

بانک ملی ایران به منظور حمایت از گردش چرخ بنگاه هاي اقتصادي کوچک و متوسط به عنوان موتور محرکه صنعت کشور،

 
بیش از 44 هزار میلیارد ریال تسهیلات به این بخش ها اعطا کرده است. 

به گزارش شمانیوز به نقل از روابط عمومی بانک ملی ایران، این
بانک تا پایان شهریورماه با هدف حمایت از بازار بالغ بر 44 هزار
و 878 میلیارد ریال از محل منابع داخلی در دو هزار و 264 فقره

 
تسهیلات به بنگاه هاي کوچک و متوسط پرداخت کرده است. 

بانک ملی ایران در مدت مذکور، تعداد 22 فقره تسهیلات ریالی
از محل منابع داخلی خود به ارزش شش هزار و 198 میلیارد
ریال در حوزه هاي احداث مجموعه ورزشی، احداث نیروگاه برق،
تولید لوله هاي پلی اتیلن، تولید فولاد، کارخانه تولید انواع آرد،

 
هتل و مجتمع اقامتی و توریستی و... مصوب کرده است. 

تصویب یک فقره تسهیلات ارزي از محل منابع صندوق توسعه ملی به ارزش 13 میلیون و 35 هزار یورو در حوزه تولید شیشه هاي

 
کنترل کننده انرژي از دیگر اقدامات این بانک است. 

همچنین تعداد 148 فقره تسهیلات به مبلغ بیش از سه هزار و 751 میلیارد ریال طی مدت مذکور در برنامه اشتغال فراگیر سال 98
پرداخت کرده است.



انعقادتفاهم نامه همکاري آموزشی بین ادارات کل آموزش فنی حرفه اي و

آموزش و پرورش استان

منبع: پاناشماره خبر:  62  |  تاریخ: 1399/08/26

زنجان (پانا) - در راستاي تعامل و ارتباطات موثر به منظور بهره مندي از امکانات، ظرفیت ها و هم افزایی توانمندي ها با
هدف توسعه اشتغال پایدار، تفاهم نامه همکاري فی ما بین آموزشی اداره کل آموزش فنی و حرفه اي و اداره کل آموزش و

پرورش این استان منعقد شد.

زنجان (پانا) - در راستاي تعامل و ارتباطات موثر به منظور
بهره مندي از امکانات، ظرفیت ها و هم افزایی توانمندي ها
با هدف توسعه اشتغال پایدار، تفاهم نامه همکاري فی ما
بین آموزشی اداره کل آموزش فنی و حرفه اي و اداره کل

 
آموزش و پرورش این استان منعقد شد. 

به گزارش روابط عمومی اداره کل تعاون، کارورفاه اجتماعی
استان زنجان: این تفاهم نامه با حضور محمدرضا انصاري، مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي استان و ابراهیم رفیعی، مدیرکل آموزش و
پرورش استان در راستاي سیاست هاي سازمان و با هدف، ایجاد ارتباط، تعامل و توسعه همکاري هاي مشترك در زمینه اجراي پروژه
اشتغال مهارت محور با محوریت کسب و کارهاي نوپا بخصوص مشاغل خانگی و خوداشتغالی، استفاده از امکانات، تجهیزات و بهره

 
مندي از منابع انسانی طرفین منعقد شد. 

بنابراین گزارش؛ در این تفاهم نامه برنامه ریزي و اجراي دوره هاي آموزشی عمومی و تخصصی مهارتی به صورت مجازي و حضوري
براي هنرجویان و هنرآموزان هنرستان هاي فنی و حرفه اي کار و دانش استان و اجراي آزمون هاي شایستگی همکاري در اجراي
مسابقات ملی مهارت و حضور هنرآموزان و استادکاران در دوره ها و سمینارها و کارگاه هاي آموزشی از جمله موارد همکاري طرفین

 
است. 

این گزارش می افزاید؛ معرفی مراکز و دوره هاي آموزشی و ظرفیت هاي آموزشی مراکز، رعایت دقیق استاندارد آموزش هاي مهارتی و
انجام صحیح و بلا انتقاع آموزش هاي نظري و عملی بر اساس استانداردهاي اداره کل آموزش فنی و حرفه اي کشور، تأمین نیروي
انسانی متخصص، تأمین تجهیزات و مواد مصرفی، ثبت و درج کارآموزان در دوره هاي آموزشی در پورتال جامع آموزش فنی و حرفه

 
اي، برگزاري آزمون هاي پایان دوره، صدور گواهی نامه مهارت، 

همچنین معرفی به موقع مهارت آموزان به مراکز آموزشی، تنظیم برنامه آزمون کتبی و عملی پایانی مهارت دانش آموزان، اعزام ناظر

 
به مراکز آموزش فنی و حرفه اي مجري آموزش هاي کاردانش، از تعهدات طرفین در این تفاهم نامه است 

این تفاهمنامه به مدت یک سال در 12 ماده و 2 تبصره در 4 نسخه تهیه و تنظیم گردیده و به امضاي طرفین رسیده است و هر

 
نسخه حکم اصل را دارد و به تنهایی داراي سندیت لازم میباشد. 

اداره کل تعاون، کارورفاه اجتماعی زنجان آموزش و پرورش



شیوه هاي مدیریت دفاع مقدس کمرنگ شده است/براي ما شهادت یعنی

پیروزي

منبع: قم نیوزشماره خبر:  63  |  تاریخ: 1399/08/26

فرمانده ارشد نظامی ارتش در قم گفت: فرماندهان شهید ما اعتقاد داشتند فرمانده اصلی امام حسین (ع) است و با همان
روش جنگ را فرماندهی می کردند اما امروز این شیوه مدیریتی کمرنگ شده است.

شیوه هاي مدیریت دفاع مقدس کمرنگ شده است/براي ما

 
شهادت یعنی پیروزي 

به گزارش قم نیوز امیرسرتیپ دوم علی اسدي یکشنبه
شب در مراسم رونمایی از 40 پلاك کوچه شهید در
مجتمع امام خمینی (ره) با اشاره به اینکه شهدا چشم و
چراغ مردم ایران هستند و خدمت به شهدا فرصتی است
که باید قدر آن را بدانیم گفت: مزین شدن 40 کوچه بنام
شهدا از جمله اقداماتی است که باید براي زنده ماندن یاد و

 
خاطره شهدا انجام داد. 

وي با اشاره به ضرورت ترویج سیره و سبک و زندگی شهداي انقلاب اسلامی گفت: بخشی از جوانان ما با زندگی و ایثارگري شهدا

 
آشنا نیستند و همه نهادها باید براي ترویج فرهنگ ایثار و شهادت به بیان سبک زندگی شهدا توجه ویژه داشته باشیم. 

فرمانده گروه پدافند هوایی حضرت معصومه (س) ضمن تشکر از سپاه براي برگزاري مراسم بزرگداشت شهدا با تاکید بر اینکه برنامه
هاي بزرگداشت شهدا امسال به دلیل شیوع کرونا با محدودیت برگزار شد گفت: طبق فرمایشات رهبر معظم انقلاب هدف از اجراي

 
چنین برنامه هاي اثر بخشی فرهنگ ایثار و شهادت در جامعه است. 

وي افزود: اگر فعالیت هاي شهدا و خصوصیات آن ها را بشناسیم و بدانیم چه اهداف والایی داشتند و مقصدشان کجا بوده است قطعاً

 
جامعه به سمت رستگاري رهنمون می شود. 

امیر اسدي با بیان اینکه مسیر شهدا مسیر مقاومت و پیروزي است و شهدا هیچ گاه تسلیم دشمن نشدند گفت: در فرهنگ ما شهادت

 
یعنی پیروزي و در این مسیر شکست معنی ندارد و ما هیچگاه در جنگ حق علیه باطل دچار شکست نمی شویم. 

وي با تاکید بر اینکه اجازه نمی دهیم ذره اي از خاك ما توسط اجنبی اشتغال شود و یا زیر سلطه بیگانگان برویم تصریح کرد: شهدا

 
امانتی سنگین به ما سپرده اند، امروز در این جایگاه مقدس قسم می خوریم ذره اي از عقاید این خانواده هاي معظم کوتاه نمی آییم. 

فرمانده ارشد نظامی ارتش در استان قم با بیان اینکه برخی مسئولان روي درب اتاقشان می نویسند «بدون هماهنگی وارد نشوید»



گفت: فرماندهان شهید ما اعتقاد داشتند فرمانده اصلی امام حسین (ع) است و با همان روش جنگ را فرماندهی می کردند اما امروز

 
این شیوه مدیریتی کمرنگ شده است. 

وي با تاکید بر اینکه مسئولان باید بدانند هر صندلی مسئولیت حاصل خون 72 شهید است، قطعاً بر هر صندلی که نشسته ایم باید
پاسخگوي 72 شهید باشیم گفت: اگر خود را مدیون خانواده شهدا می دانستیم، حاصل این اقدامات شهیدان را به عنوان امانت فرض

 
می کردیم دیگر از وظایف و رسالتی که داشتیم غفلت نمی کردیم. 
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خوش بینانه و بد بینانه هاي اقتصاد ایران با برجام و بی برجام چیست؟!

منبع: روزنامه اخبار صنعتشماره خبر:  64  |  تاریخ: 1399/08/26

خوش بینانه و بد بینانه هاي اقتصاد ایران با برجام و بی برجام چیست؟!

 
معاون اسبق بانک مرکزي در گفت وگو با "اخبار صنعت"؛ 

 
خوش بینانه و بد بینانه هاي اقتصاد ایران با برجام و بی برجام چیست؟! 

معاون اسبق بانک مرکزي گفت : در حال حاضر نباید خوش بین به بازگشت به برجام باشیم. راهکار حل بسیاري از مشکلات اقتصادي

 
ما نگاه همه جانبه به نقاط ضعف اقتصاد و تقویت آنها و منسجم سازي نظام برنامه ریزي اقتصادي داخلی است. 

به گزارش اخبار صنعت، باز هم بحث از مذاکرات و بازگشت آمریکا یعنی معماران برجام به برجام مطرح شده، البته این بار به جاي
کري و اوباما، بایدن است که خود در تدوین همین برجام به عنوان معاون رئیس جمهور قبلی آمریکا نقش داشته است. به هر حال
شرایط اقتصادي کشور پیچیده است، نگاه هاي خیره به بازگشت آمریکا و حسرت هایی که براي عدم اصلاح ساختارهاي اقتصادي از
درون خورده می شود تبلور دو نگاه مختلف به مسائل اقتصادي کشور است، نگاه از درون یا بیرون کشور. حیدر مستخدمین حسینی
اقتصاددان و معاون اسبق بانک مرکزي در این گفت و گو دو سناریوي اقتصادي با برجام و بی برجام را در آینده نه چندان دور در

 
اقتصاد کشور براي ما تحلیل کرده که در ادامه می خوانیم. 

حیدر مستخدمین حسینی اقتصاددان و معاون اسبق بانک مرکزي در خصوص تعیین نرخ ارز و هیجانات روانی و مسائل اقتصادي موثر
بر آن به ما گفت : براي تحلیل موضوع نرخ ارز و سیاست گذاري هاي مربوط به آن که اصولا از سوي دولت صورت می گیرد چند نوع
نگاه در تصمیم گیري اقتصادي بر این مساله حاکم است، یعنی مساله نرخ گذاري ارز و حل مسائل اقتصادي را با نگاه هاي متفاوت می
توان مورد ارزیابی قرار داد. وي در خصوص این موضوع دو نگاه خوشبینانه و بد بینانه محتمل را بررسی کرد و گفت : درباره تغییر
قیمت و تعیین نرخ ارز دو نگاه وجود دارد. یک نگاه خوشبینانه و یک نگاه بد بینانه مطرح می شود. اگر نگاه خوش بینانه اي نسبت به
این موضوع داشته باشیم و گمان کنیم که بعد از انتخاب آقاي جوبایدن تمام تحریم هاي اقتصادي و بانکی به کار گرفته شده علیه
جمهوري اسلامی ایران برچیده می شود در نتیجه باز شدن چنین وضعیتی پیش روي کشور و فروش نفت یعنی ایران بتواند نفت خود

 
را به صورت کامل همانند قبل به فروش برساند وضعیت اقتصادي و به تبع آن نرخ ارز هم تغییر می کند. 

معاون اسبق وزارت اقتصاد و بانک مرکزي در این باره توضیح داد : در این شرایط با توجه به اینکه هم امکان صادرات نفتی و غیر نفتی
براي ایران بیش از چند سال گذشته فراهم می شود و با توجه به آزاد سازي منابع ارزي بلوکه شده کشور منابع ارزي قابل توجهی در

 
دسترس ما قرار می گیرد، یا به عبارت بهتر منابع ارزي کشور بیش از نیاز خواهد بود، این مساله حتما به کاهش نرخ دلار می انجامد. 
حیدر مستخدمین حسینی در صورت تحلیل خوشبینانه از آینده اقتصاد و مذاکرات مورد توافق دو طرف ایران و آمریکا در خصوص
نرخ ارز در شرایط مطلوب تصریح نمود : اگر در این شرایط خوشبینانه قرار بگیریم می توانیم روي این موضوع امیدوار باشیم که نرخ

 
ارز به حول و حوش 10 هزار تومان برسد یا در همین رنج قیمتی قرار بگیرد که البته خوشبینانه است و نمی تواند تحقق پیدا کند. 

وي در این باره تصریح نمود : مسلما این موضوع در حال حاضر و با توجه به زیاده خواهی هاي آمریکا عملی نمی شود، این موضوع
یک رویا است بنابراین فعلا نباید به رویاها چندان متکی باشیم و راه هاي درست و اصولی تنظیم و تدوین مسائلاقتصادي از داخل را

 
به امید تحقق راه هاي غیر عملی بر روي خود ببندیم یا به آن بی توجهی کنیم. 

معاون اسبق بانک مرکزي در خصوص نگاه دوم یا نگاه بدبینانه به موضوعات روز اقتصادي و سیاسی تاثیر گذار بر نرخ ارز خاطر نشان
کرد : نگاه بدبینانه این است که با روي کار آمدن رئیس جمهور جدید در آمریکا هیچ مساله اي به نفع ایران تغییر نکند البته بهتر
است اسم این موضوع را نگاه واقع بینانه بگذاریم تا بدبینانه به این دلیل که عملا براي ما فرقی نمی کند که ترامپ روي کار بیاید یا



بایدن، چرا که روند ضدیت آمریکا با ما ادامه پیدا می کند. در چنین شرایطی ساختار دولت باید حتما تغییر کند. استاد اقتصاد بیان
داشت : متاسفانه دولت آقاي روحانی توان مقابله با جنگ اقتصادي را ندارد و این مساله را در عمل نشان داده که براي رویارویی
درست و به هنگام با تحریم اقتصادي برنامه کارآمدي براي جنگ اقتصادي تدوین نکرده است بنابراین نمی توان چندان به رفع

 
مشکلات اقتصادي بدون مدیریت درست در دولت امیدوار بود. 

وي در خصوص گمانه زنی ها مبنی بر مذاکره دولت جدید آمریکا با دولت کنونی یا دولت بعدي ایران گفت : نظرات مختلفی در این
باره داده می شود. برخی بر این باورند که دولت آقاي بایدن به احتمال زیاد منتظر مذاکره با دولت بعدي در ایران می شود اما ممکن
است دولت جدید آمریکا با دولت آقاي روحانی هم صحبت کند و پشت صحنه مذاکراتی صورت بگیرد چرا که عالم سیاست، عالم
پیچیده اي است شاید آمریکا شرایطی را به وجود بیاورد که این دولت مذاکره اي در قالب همان برجام را انجام دهد و پیش ببرد و
نقاط امیدواري را رقم بزند که حتی براي انتخابات ایران هم بتواند موجب تغییر نگاه مردم به نامزدها یا جناح هاي سیاسی شود. از این

 
منظر ممکن است اصلاح طلب ها مذاکره را در دستور کار خود قرار دهند. 

وي در این باره اظهار داشت : بعید نیست دولت جو بایدن و دموکرات ها به سمت بازگشت نسبی به برجام تمایل نشان بدهند و برخی
تحریم ها را بردارند تا نقطه قوتی براي انتخابات دوره بعد ایران شود تا در کورس رقابت اصلاح طلب ها و اصول گرا ها، اصلاح طلب ها
از این شرایط به نفع خود بهره برداري کنند، این ساده ترین شکلی است که ممکن است محقق شود اما چندان مشخص نیست که چه
مسائلی حادث می شود. حیدر مستخدمین حسینی با ارائه راهکارهاي مورد نیاز اقتصاد کشور خاطر نشان کرد : به هر حال نباید به
مذاکره با آمریکا و لطف آمریکا به ایران خوش بین و امیدوار باشیم، چرا که از آمریکا انتظار کنار آمدن با ایران وجود ندارد از این رو ما
باید ساختار اقتصادي کشور را از درون دچار تغییراتی کنیم، تا نگرش دولت نسبت به موضوع تغییر کند. اگر دولت در همین اواخر کار
خود در مواضع و سیاست گذاري هاي اقتصادي خود تغییراتی ایجاد کند قطعا می تواند کار گشا باشد، اما این دولت با همین ترکیب
تیم اقتصادي و نگاهی که به مسائل اقتصادي دارد عملا فادر به فائق آمدن بر مشکلات معیشتی و اقتصادي موجود نیست، همان طور
که در همه ي این سالها که نتوانسته وضعیت معیشتی مردم را بهبود ببخشد بلکه با بدتر کردن معیشت مردم، افزایش نرخ بیکاري از
دست رفتن اشتغال و کاهش شدید سرمایه گذاري، رشد اقتصادي کشور را به شدت منفی کرده است چندان محل امیدواري باقی
نگذاشته است . حل همه ي این مسائل وابسته به تغییر نگاه مدیریتی و درك این موضوع است که ما درگیر یک جنگ اقتصادي همه
جانبه هستیم، اگر در این چارچوب برنامه ریزي کنیم حتی اگر دموکرات ها بازگشت به برجام را نپذیرفتند با اصلاحات اساسی در
ساختارهاي اقتصادي، اقتصاد می تواند نفسی بکشد، لذا به هیچ وجه نباید دل خوش به رفع تحریم ها باشیم، دست روي دست
بگذاریم. مهم توجه همه جانبه به نقاط ضعف اقتصاد و تقویت آنها و منسجم سازي نظام برنامه ریزي اقتصادي داخلی است تا بر

بسیاري از مشکلات غلبه کنیم، هر چند سخت اما شدنی است.



احداث 14 ایستگاه تخلیه بار جدید در سطح شهر مشهد

منبع: شهر فرداشماره خبر:  65  |  تاریخ: 1399/08/26

مدیرعامل سازمان مدیریت حمل و نقل بار درون شهري شهرداري مشهد از احداث 14 ایستگاه جدید تخلیه و بارگیري کالا
در سطح شهر خبر داد.

به گزارش پایگاه خبري - تحلیلی «شهر فردا»، علی باخرد در این خصوص گفت: احداث این ایستگاه ها با پیش بینی بودجه سه

 
میلیارد تومانی به زودي آغاز و ظرف دو ماه آماده بهره برداري می شود. 

وي افزود: با احداث این ایستگاه ها مجموع ایستگاه هاي تخلیه و بارگیري کالا به 100 ایستگاه با ظرفیت پارك 250 خودرو می رسد

 
و ترافیک حاصل از توقف ناوگان باري در حاشیه معابر به حداقل خواهد رسید. 

مدیرعامل سازمان مدیریت حمل و نقل بار درون شهري شهرداري مشهد با اشاره به تسهیل خدمات رسانی ناوگان باري با احداث
ایستگاه هاي جدید، ادامه داد: مشهد به بیش از 56 هزار متر مربع ایستگاه تخلیه و بارگیري کالا نیاز دارد که تمام تلاش خود را براي

 
تحقق این هدف انجام خواهیم داد. 

وي گفت: با راه اندازي سامانه جامع مدیریت حمل و نقل بار درون شهري از اردیبهشت ماه سال جاري، شرکت هاي باربري می توانند

 
با دریافت پروانه اشتغال و پروانه فعالیت، فرایند دریافت سهمیه سوخت قابل دریافت طبق ضوابط را طی کنند. 

باخرد افزود: با بهره گیري از سامانه مذکور که با مشارکت سازمان فاواي شهرداري مشهد راه اندازي شده است، اطلاعات لازم در
خصوص عملکرد خودروهاي باري درون شهري، تجمیع و سازماندهی می شود و پس از ارائه به سازمان شهرداري ها و دهیاري هاي

 
کشور، در اختیار ستاد سوخت قرار می گیرد. 

مدیرعامل سازمان حمل و نقل بار درون شهري شهرداري مشهد با اشاره به بهینه سازي فرایند اختصاص سهمیه سوخت به
خودروهاي باري از این طریق افزود: این فرایند باعث کاهش مراجعه حضوري به سازمان و افزایش سرعت پاسخ به درخواست ها شده

 
است. 

باخرد با تأکید بر مدیریت دقیق و جامع بر اختصاص سوخت به خودروهاي باري گفت: با توجه به میزان بالاي سوخت اختصاص یافته
به این دسته از خودروها، با بکارگیري فرایندهاي پیش بینی شده، از سوءاستفاده هاي احتمالی جلوگیري شده است.



بیکاري، کرونا، بیمه بیکاري

منبع: کیوسک خبرشماره خبر:  66  |  تاریخ: 1399/08/26

دکترعلی حیدري، عضو و نائب رئیس هیات مدیره سازمان تامین اجتماعی بهرتقدیر بیکاري از امراض مزمن و سنواتی کشور
طی چند دهه اخیر بوده و هست و طی سالهاي اخیر نیز بخاطر تحریم ها و حصر اقتصادي تشدید نیز گردیده بود و با شیوع

ویروس کرونا ابعاد گسترده تري یافته است .در این میان سازمان (...)

دکترعلی حیدري، عضو و نائب رئیس هیات مدیره سازمان تامین اجتماعی بهرتقدیر بیکاري از امراض مزمن و سنواتی کشور
طی چند دهه اخیر بوده و هست و طی سالهاي اخیر نیز بخاطر تحریم ها و حصر اقتصادي تشدید نیز گردیده بود و با شیوع ویروس

 
کرونا ابعاد گسترده تري یافته است .در این میان سازمان (...) 

 
دکترعلی حیدري، عضو و نائب رئیس هیات مدیره سازمان تامین اجتماعی 

بهرتقدیر بیکاري از امراض مزمن و سنواتی کشور طی چند دهه اخیر بوده و هست و طی سالهاي اخیر نیز بخاطر تحریم ها و حصر

 
اقتصادي تشدید نیز گردیده بود و با شیوع ویروس کرونا ابعاد گسترده تري یافته است . 

در این میان سازمان تامین اجتماعی که در تمامی این دهه ها و سالها ضربات مهلکی را بابت بیکاري بر پیکر خود احساس نموده بود
و سالها از این عارضه رنج می برد نه بعنوان متولی بیکاري و یا حتی متولی صندوق بیمه بیکاري بلکه بعنوان کارگزار وصول و پرداخت
صندوق مزبور مصارف علیحده زیادي را از این ناحیه متحمل گردیده و گردد و متاسفانه بخاطر عدم شناخت نسبت به مکانیسم هاي
قانونی و اجرایی مربوطه در بین مسئولین و مردم ، مجدداً نامش در امري که ارتباطی به او ندارد مطرح شد و حال آنکه سازمان در
حال حاضر براي تمشیت و تدبیر امور خود و حفظ تعادل منابع و مصارف و تامین نقدینگی مشکل دارد و دیگر نمی تواند متحمل
هزینه هاي مربوط به مقرري بیکاري افرادي شود که مشمول قانون و مقررات مربوطه نیستند در این نوشتار سعی شده است تا ضمن
تعریف بیکاري و تبیین مبانی علمی و قانونی و تشریح عملکرد سازمان در مواجهه با بحران کرونا ( از منظر بیکاري) ، ملاحظات و
اقتضائات مربوطه تشریح و بر این نکته تاکید گردیده است که سازمان فقط در صورت تامین بار مالی مربوطه می تواند با استفاده از

 
زیر ساختهاي مدیریتی ، اجرایی ، مالی و اداري مربوطه، بعنوان کارگزار این قبیل طرحهاي حمایتی همکاري نماید. 

بیکاري (Unemployment) عبارت از عدم دارا بودن شغل و کسب و کار و یا دردسترس نبودن شغل و کسب و کار براي افرادي
که توانایی اشتغال و کار کردن را دارند و براي به دست آوردن شغل و یا کسب و کار (خود اشتغالی) اعلام آمادگی کرده و جستجو و

 
تلاش نموده اند. 

بیکار (Unemployed) به افراد داراي توان و قابلیت انجام کار که در سن کار و فعالیت (15 سال تا 65 سال) قرار دارند و جویاي
کار هستند ولی به شغل و یا کسب و کار دسترسی ندارند. بدینترتیب کودکان، سالمندان، بازنشستگان و مستمري بگیران، زنان خانه
دار، محصلین و دانشجویان و طلاب و روحانیون و افراد از کارافتاده کلی و معلولین غیرقابل توانبخشی و توانمندسازي و بیماران صعب

 
العلاج و لاعلاج و ... جزو محاسبات مربوط به برآورد جمعیت فعال شمرده نمی شوند. 

بیمه بیکاري (Unemployment Insurance) یکی از پوشش هاي بیمه اجتماعی در قلمروي تامین اجتماعی و حوزه رفاه
اجتماعی (از منظر قلمروي اشتغال و تامین اجتماعی) است که خطر یا ریسک بیکاري افراد شاغل را در قبال دریافت حق بیمه متعلقه

 
پوشش می دهد. 

نرخ بیکاري (rate of Unemployment) یکی از متغیرهاي کلان اقتصادي است که به همراه نرخ تورم شاخص فلاکت را
تشکیل می دهد و یکی از ملاکهاي ارزیابی اقتصادي کشورها است که بر حوزه هاي اجتماعی، سیاسی، فرهنگی، زیست محیطی

جوامع اثر می گذارد. 



تعاریف و انواع مختلفی از بیکاري مطرح بوده و شاخص ها و معیارهاي متفاوتی براي احصاء آمار بیکاران مورد استفاده قرار می گیرد
ولی بطور کلی و از منظر اقتصادي بیکار به فردي گفته می شود که نیروي فعال و در سن فعالیت (بازنشسته، ازکارافتاده کلی، معلول،
کودك، سالمند و ... نباشد) بوده و از مدت زمان مشخصی و یا در دوره زمانی مشخصی اولاً فاقد شغل و کسب و کار باشد، ثانیاً آماده

 
براي کار (اشتغال مزدبگیري و یا خوداشتغالی) باشد و ثالثاً جویاي کار (اعلام آمادگی و جستجوي کار) باشد. 

اصول 2 (بند 6)، 3 (بندهاي 9 و 12)، 22، 28، 29، 43 (بندهاي 2 تا 7) و 46 قانون اساسی مرتبط با موضوع با اشتغال و بیکاري می

 
باشند. 

 
سیاست هاي کلی نظام در حوزه اشتغال بویژه بندهاي 11 و 12 آن مرتبط با حوزه بیکاري و حمایت از بیکاران می باشد . 

 
تفاوت نوع نگاه به بیکاري و حمایت از بیکاران . 

به بیکاري و بیمه بیکاري از سه منظر می توان نگاه کرد که دو حوزه آن ارتباطی به مقوله بیمه هاي اجتماعی ندارد و مربوط به حوزه

 
هاي اقتصادي ، سیاسی، اجتماعی، فرهنگی و ... است . 

 
رویکرد اول : نگاه به مقوله بیکاري از منظر محیط کسب و کار و اشتغال که راهکارهاي آن : 

 
&– معطوف به ایجاد فرصتهاي شغلی جدید است. 

 
&– مهارت افزایی و آموزش فنی و حرفه اي بیکاران است. 

 
&– مشاوره و کاریابی است. 

 
&– کارگستري و تسهیلات اشتغال زایی است. 

 
رویکرد دوم : نگاه به مقوله بیکاري از منظر نظام بیمه هاي اجتماعی که راهکارهاي آن : 

 
&– معطوف به وضع حق بیمه هاي خاص براي پوشش بیمه بیکاري و ایجاد صندوق بیمه بیکاري است. 

 
&– معطوف به وضع مالیات عام یا حق بیمه عام براي حمایت از بیکاران است. 

 
&– معطوف به وضع مالیات اجتماعی براي کالاها و خدمات آسیب رسان به اشتغال ملی است. 

 
رویکرد سوم : نگاه به مقوله بیکاري از منظر نظام رفاه و تامین اجتماعی که راهکارهاي آن : 

 
&– معطوف به اشتغال حمایتی است. 

 
&– معطوف به اشتغال عمومی است. 

 
&– معطوف به یارانه پردازي براي حفظ اشتغال موجود است. 

 
&– معطوف به یارانه پردازي براي بکارگیري بیکاران است. 

 
&– معطوف به اعطاي یارانه و کمک معیشت یا کمک هزینه به بیکاران است. 

 
&– معطوف اعطاي کمک به افراد فاقد شغل و توان درآمدي براساس استحقاق سنجی است. 

 
&– معطوف به تضمین و تامین یک کف حداقل معیشت براي آحاد جامعه براساس استحقاق سنجی است. 

 
اسباب و علل بیکاري 

 
در اقتصاد کشور از دیر باز تا کنون می توان اسباب و علل زیادي را براي بیکاري بر شمرد که ذیلاً به بخشی از آنها اشاره می شود: 

&– متغیرهاي اقتصادي نظیر تورم، نرخ رشد اقتصادي، نرخ برابري ارزهاي خارجی، تغییر پایه پولی، کسري بودجه، نرخ مشارکت

 
اقتصادي، قاچاق، واردات، اقتصاد پنهان، سیاسی و غیررسمی، پولشویی و فساد مالی و اداري 

 
&– متغیرهاي سیاسی نظیر تحریم ها، حصر اقتصادي، منازعات منطقه اي و بین المللی 

&– متغیرهاي اجتماعی نظیر تغییرات دموگرافیک جمعیت، حضور زنان در جامعه و بازار کار، بی عدالتی جنسیتی، سالمندي جمعیت

 
و بازنشستگی هاي زودرس و اشتغال مجدد بازنشستگان، مهاجرت از روستا به شهرها و تمایل به مرکزنشینی 

&– متغیرهاي فرهنگی نظیر گسست بین النسلی و از بین رفتن رابطه استاد- شاگردي، گسست خانوادگی و تضعیف نهاد خانواده و

 
عدم حمایت نهاد خانواده از اعضا 

&– متغیرهاي زیست محیطی نظیر کمبود منابع آبی در دسترس، عدم توسعه متناسب استفاده از انرژي هاي تجدیدپذیر، تعطیلی

 
کارگاههاي آلوده کننده و یا انتقال آنها به خارج از محدوده شهرها 



 
&– فناوریهاي نوین و شکل گیري فضاي مجازي، محیط کسب و کار مجازي و دولت الکترونیک 

 
&– تغییرات ساختاري و کوچک سازي دولت ازطریق خصوصی سازي، واگذاري تصدیها، برون سپاري 

 
&– بسط و گسترش ظرفیت آموزش عالی بدون نیازسنجی و سازگارسازي آن با تقاضاي محیط کسب و کار و مدرك گرایی مفرط 

 
&– عدم تطابق آموزشها از ابتدایی تا عالی با نیازهاي روز و تقاضاي بازار کار 

 
&– عدم امنیت شغلی در حوزه مشمولین قانون کار و رواج قراردادهاي موقت و سفید امضاء 

 
&– فقدان نظام مهارت افزایی و آموزش هاي فنی و حرفه اي جامع و یکپارچه معطوف به نیازهاي روز بازار کار 

 
&– نیروي کار غیرمجاز خارجی و عدم ساماندهی آنها و ارزان بودن بکارگیري آنها 

 
&– اشتغال مجدد بازنشستگان 

 
&– چندشغله ها و تصدي چندین شغل از سوي یک نفر 

 
&– عدم روزآمدسازي تکنولوژي صنایع و عدم وجود مقدمات و تمهیدات لازم براي گذار از نظام صنعتی سنتی به مدرن 

 
&– عدم رعایت اصول آمایش سرزمین و فقدان توجیه فنی و اقتصادي بسیاري از طرحها 

 
&– رانت زایی نظام پرداخت غیر هدفمند یارانه هاي آشکار و پنهان 

&– حوادث غیر مترقبه طبیعی و خطرات فاجعه آمیز (سیل، زلزه، آتش سوزي و ... ) انسان ساز (خرابکاري ، اعتصاب، شورش و ... ) و

 
شیوع بیماري ها(پاندمی نظیر کرونا) 

 
گونه شناسی بیکاران 

براي بررسی و تجزیه و تحلیل وضعیت بیکاري و چرا طراحی نظامهاي حمایتی و بیمه اي براي کمک به بیکاران بایستی به سنخ

 
شناسی و گونه شناسی انواع بیکاران توجه نمود که ذیلاً به برخی از انواع بیکاري اشاره می گردد: 

 
&– بیکاران کارجو: ورودیهاي جدید به بازار کار (افراد بازگشته از تحصیل و سربازي و متقاضیان جدید فرصتهاي شغلی) 

&– کارگران و کارمندان اخراجی که شامل دو گروه مشمول قانون کار و تامین اجتماعی و غیر مشمول آن بشرح زیر تقسیم می شوند

 
 :

 
&– مشمولین قانون کار و قانون تامین اجتماعی 

 
&– مشمول صندوق بیمه بیکاري داراي شرایط دریافت مقرري بیمه بیکاري 

&– مشمولین صندوق بیمه بیکاري فاقد شرایط دریافت مقرري بیمه بیکاري (استفاده کامل از ظرفیت قانون- عدم احراز 6 ماه سابقه

 
بیمه پردازي) 

 
&– غیرمشمولین صندوق بیمه بیکاري و عدم بیمه پردازي بابت بیمه بیکاري 

 
&– غیرمشمول قانون کار و تامین اجتماعی 

 
&– مستخدمین کشوري (داراي قوانین استخدامی خاص) 

 
&– مستخدمین لشکري (داراي قوانین استخدامی خاص) 

 
&– مستخدمین نهادهاي حاکمیتی 

 
&– مستخدمین مجموعه هاي هیات امنایی و ... 

 
&– بیکاران خود خواسته : 

 
&– افرادي که تمایل به انجام فعالیتی غیر از استخدام رسمی دولتی و حاکمیتی ندارند. 

&– افرادي که در محیط خانوادگی و سکونتی خود داراي فرصت شغلی هستند، ولی تمایل به مهاجرت به شهرها، مراکز استانها و

 
پایتخت دارند. 

 
&– افرادي که داراي سرمایه غیرمولد بوده و تمایلی براي بکار انداختن سرمایه خود ندارند. 

 
&– افرادي که مهارت، فن و حرفه آنان منسوخ شده و تمایل به روزآمدسازي آن ندارند. 

&– بیکاران خود خوانده: افرادي که داراي تمکن و توان مالی و درآمدي مکفی هستند (براساس ثروت و دارایی تحت تملک و انتفاع

 
از عواید آن ولی متقاضی شغل مستمر و ثابت هستند) 



&– آزادکاران (Free Lancer): افرادي که داراي مشاغل غیررسمی، موقت، فصلی و ... هستند که درآمد مناسبی دارد ولی متقاضی

 
شغل مستمر و ثابت هستند. 

&– کارفرمایان بیکار: کارفرمایان و صاحبان حرف و مشاغل آزاد و هنرمندان و پدیدآورندگان آثار هنري و صنایع دستی که بخاطر

 
شرایط خاص جامعه درآمد خود را از دست داده اند یا می دهند. 

 
&– بیکاران حرفه اي: افرادي که جهت برخورداري از کمکها، حمایتها و مساعدتهاي اعطایی به بیکاران، وانمود به بیکاري می نمایند. 

 
&– بیکاران وارداتی: اتباع خارجی، پناهندگان، معاودین و ... متقاضی کار 

 
&– بیکاران کرونایی: افرادي که در اثر شیوع بیماري کرونا شغل یا درآمد خود را از دست داده اند. 

 
ملاحظاتی درخصوص آمار بیکاري 

بطور کلی در کشور یک مرجع آماري واحد و نظام آماري جامع و یکپارچه وجود ندارد و مراکز و مراجع مختلف براساس تعاریف
متفاوت و در خلاء یک کدینگ ملی و با روشهاي غیراستاندارد، هر از گاهی آمار بیکاري را اعلام می کنند که وجه مشترك تمامی این

 
آمارها، عدم ابتناء آنها براساس اطلاعات ثبتی و عملیاتی است. 

این نقیصه در حوزه آمار اشتغال و بیکاري نیز وجود دارد و مراجع مختلف و متعددي با رویکردهاي مختلف، آمارهایی را درمورد

 
بیکاري مطرح می کنند که هیچکدام براساس اطلاعات ثبتی و عملیاتی نیست. 

در گذشته کارگران داراي شناسنامه کار بودند که سابقه و تغییرات شغلی آنان در این شناسنامه ها قید می شد ولی این شناسنامه ها
بدون هیچ جایگزین، منسوخ گردیدند و بخاطر عدم وجود کدینگ ملی و استاندارد اشتغال، فقدان نظام درآمد – هزینه خانوار و ...
آمار دقیق و صحیح از بیکاري واقعی وجود ندارد و در نتیجه طی چند دهه اخیر طرحهایی نظیر طرح ضربتی اشتغال (دولت هشتم)-
طرح بنگاههاي زودبازده (دولت دهم) و طرح هاي اخیر اشتغالزایی از اثربخشی و کارایی لازم برخوردار نبوده است و میزان توفیق آنان

 
قابل رصد و ارزیابی نیست و مشخص نیست که منابع عظیم مصروفه آیا به جامعه هدف واقعی اصابت نموده است. 

اخیراً نسخه آزمایشی سامانه ملی اشتغال و کسب و کار (LMIS) از سوي وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی راه اندازي گردیده است،

 
که می تواند در زمینه تعیین آمار واقعی (ثبتی و عملیاتی) اشتغال و بیکاري موثر واقع گردد. 

 
بیمه بیکاري از منظر اصل "جامعیت" خدمات در نظامات تامین اجتماعی 

براي طراحی و ارزیابی سیاستهاي رفاهی و نظام رفاه و تامین اجتماعی اصول "فراگیري" پوشش ها، "جامعیت" خدمات و "کفایت"

 
مزایا، بعلاوه پایداري مالی و قانون اعداد بزرگ مطرح هستند و ارائه پوشش بیمه بیکاري در حیطه جامعیت خدمات می گنجد. 

بر همین اساس پوشش خطر (ریسک) بیکاري براساس مقاوله نامه هاي بین المللی کار و اصول "کار شایسته" که از سوي جمهوري
اسلامی ایران نیز پذیرفته شده است (مقاوله نامه هاي 102 و 202 که کف حمایتهاي اجتماعی و خدمات استاندارد 9 گانه را تعریف

 
می نماید) جزو پوشش هاي حداقلی در نظام رفاه و تامین اجتماعی است که مرتبط با حوزه کار و اشتغال نیز می باشد. 

متاسفانه و بهر تقدیر در حال حاضر از بین حدود 22 سازمان و صندوق بیمه گر اجتماعی فعال در کشور، فقط سازمان تامین
اجتماعی و در مواردي " صندوق بیمه و بازنشستگی آینده ساز" پوشش بیمه بیکاري را ارائه می نمایند و سایر شاغلین دستگاههاي
عمومی، دولتی، حاکمیتی، مجموعه هاي هیات امنایی، نهادهاي عمومی غیردولتی و دستگاههاي داراي ضوابط استخدامی خاص و
اختصاصی، فاقد پوشش بیمه بیکاري می باشند و این امر علاوه بر ایجاد مشکلات براي این اقشار باعث ایراد خسارت به سازمان تامین
اجتماعی و بیمه شدگان آن نیز می گردد بدین معنی که افراد موصوف از دستگاههاي مربوطه که اخراج یا بازخرید و... می شوند در
سنین بالا و در شرف بازنشستگی، به جرگه بیمه شدگان سازمان تامین اجتماعی در می آیند و با چند سال بیمه پردازي، مستمري

 
بگیر سازمان تامین اجتماعی می شوند و تلاش سازمان نیز براي دریافت مابه التفاوت واقعی و روزآمدشده 

 
حق بیمه هاي سنوات منتقله غالباً با شکست مواجه می شود و عملاً این امر باعث نشستن آنان بر سفره کارگران می شود. 

 
یکی از راهکارهاي اساسی براي رفع مشکل بیکاران، ایجاد نظام جامع رفاه و تامین اجتماعی، نظام چندلایه 

تامین اجتماعی و تعمیم و تسري پوشش بیمه بیکاري به تمامی سازمانها و صندوقهاي بیمه گر اجتماعی کشور و براي آحاد جامعه (با

 
تضمین کف حداقل معیشت) می باشد. 

 
اقدامات سازمان تامین اجتماعی در ارتباط با بیکاران ناشی از کرونا 



سازمان تامین اجتماعی از ابتداي شیوع کرونا و براساس قوانین و مقررات مربوطه و طبق مصوبات مراجع ذیصلاح اقدامات وسیعی را

 
در حوزه حمایت از کارگران و بیکاران ناشی از کرونا بشرح زیر صورت داده است : 

1- سازمان غرامت دستمزد ایام بیماري را بابت ابتلاء و قرنطینه کرونا پرداخت می کند و به بیمه شدگان موصوف به نیابت از کارفرما

 
حقوق می دهد و عملاً مانع از اخراج کارگر به سبب قرنطینه یا درمان بیماري کرونا می گردد. 

2- سازمان به مشمولین صندوق بیمه بیکاري بابت تسهیل فرایندهاي احراز شرایط و غیرحضوري نمودن خدمات، مقرري پرداخت می

 
نماید. 

 
3- سازمان براي مقرري بگیران بیمه بیکاري که به 55 سالگی می رسند، پرداخت مقرري را تا زمان احراز بازنشستگی ادامه می دهد. 
4- سازمان تسهیلات لازم را به کارفرمایان براي حفظ اشتغال موجود در شرایط کرونا (با امهال و استمهال و تقسیط بدهیهاي معوق)

 
ارائه می نماید. 

5- سازمان در زمینه اعطاي کمکهاي اعطایی بابت پرداخت مقرري بیمه بیکاري به افرادي که عضو صندوق بیمه بیکاري نیستند با

 
وزارت تعاون کار ورفاه اجتماعی و وزارت اقتصادي و دارایی و ... همکاري نموده است. 

6- سازمان می تواند درصورت تامین مالی و اختصاص اعتبارات لازم از زیرساختهاي بیمه اي سازمان و مکانیسم اجرایی و عملیاتی

 
صندوق بیمه بیکاري را متناسب با منابع و اعتبارات اختصاصی از سوي دولت و یا کمکها و مشارکتهاي مردمی را در خدمت بیکاران 

 
غیر عضو صندوق بیمه بیکاري قرار دهد. 

 
شمه اي از کلیات قانون بیمه بیکاري (مصوب 1369) 

 
مشمولین : کلیه مشمولین قانون کار و تامین اجتماعی ( باستثناء مستمري بگیران، صاحبان حرف و مشاغل آزاد و 

 
بیمه شدگان اختیاري و اتباع خارجی ) 

 
تعریف بیکار : بیکار از نظر این قانون بیمه شده اي است که بدون میل و اراده بیکار شده و آماده کار باشد . 

علل قابل قبول جهت برخورداري : تغییرات ساختار اقتصادي کارگاه، حوادث قهریه و غیر مترقبه ( سیل، زلزله، جنگ، آتش سوزي و

 
 (...

 
حق بیمه : 3% مزد بیمه شده بر عهده کارفرما 

شرایط برقراري مقرري : حداقل 6 ماه سابقه پرداخت حق بیمه ( باستثناء بیکاري ناشی از حوادث قهریه و غیر مترقبه)، شرکت در

 
دوره هاي کارآموزي و سواد آموزي 

 
مدت زمان استفاده از مقرري بیمه بیکاري : 

حداکثر مدت استفاده از مقرري جمعاً با احتساب دوره هاي قبلیسابقه پرداخت حق بیمه
براي متاهلین یا متکفلینبراي مجردین

12 ماه6ماهاز 6ماه تا 24 ماه
18 ماه12 ماهاز 25ماه تا20 ماه

26 ماه18 ماهاز 121ماه تا 180 ماه
36 ماه26 ماهاز 181 ماه تا 240 ماه

50 ماه36 ماهاز 241 ماه به بالا

 
درصورتیکه مقرري بگیر بیمه بیکاري به سن 55 سالگی برسد پرداخت مقرري تا زمان بازنشستگی وي ادامه می یابد. 

میزان مقرري بیمه بیکاري : میزان 55% متوسط مزد مبناي کسر حق بیمه ، به ازاي هر فرد تحت تکفل 10% حداقل دستمزد اضافه

 
می شود تا حداکثر 4 نفر و در حال نباید کمتر از حداقل دستمزد یا بیشتر از 80% متوسط مزد بیمه شده بیکار باشد . 

 
ساختار و سازوکار کلی نحوه اداره صندوق بیمه بیکاري 



سازمان تامین اجتماعی، کارگزار اداره امور صندوق بیمه بیکاري از منظر محاسبه و تحصیل حق بیمه هاي مربوطه از کارفرمایان
بصورت ماهانه و برقراري و پرداخت مقرري بیمه بیکاري براي واجدین شرایط که از سوي وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی معرفی می

 
شوند . 

وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی و هیات هاي تشخیص و حل اختلاف موضوع قانون کار، مرجع تعیین دایره شمول قانون بیمه

 
بیکاري و نیز بررسی و احراز شرایط برقراري مقرري بیمه بیکاري به متقاضیان و ... می باشند . 

وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی از منظر مشاوره و کاریابی و مراکز تابعه مربوطه، متولی ایجاد فرصتهاي شغلی و نیز در اولویت قرار

 
دادن مقرري بگیران براي فرصتهاي شغلی جدید می باشد . 

وزارت تعاون،کار و رفاه اجتماعی از منظر سازمان فنی و حرفه اي متولی مهارت افزایی و ارائه آموزشهاي فنی و حرفه اي به مقرري

 
بگیران بیمه بیکاري است تا این افراد بتوانند فرصتهاي شغلی جدید بیایند . 

وزارت صنعت، معدن و تجارت و سایر وزارتخانه هاي ذیربط در حوزه هاي اقتصادي از منظر مراقبت بر فرایند تغییر ساختار اقتصادي،
تغییر تکنولوژي، بازسازي و نوسازي صنایع متولی امر نظارت بر ایفاي تعهدات کارفرمایان در زمینه بازگرداندن بنگاه هاي اقتصادي به
چرخه تولید و فعالیت هستند. تا کارفرمایان نتوانند از مکانیسم بیمه بیکاري براي اخراج کارگران و بردن املاك کارخانجات در بورس

 
املاك استفاده کنند. 

 
عملکرد کلی صندوق بیمه بیکاري 

 
ارقام به میلیون ریال 

کسري انباشتهمصارفمنابعدوره
255/169/134257/793/9892/624/855از سال 66 لغایت 97

69/328/35473/336/3554/008/001سال 98
324/497/488331/130/3446/632/856جمع کل

همانطورکه ملاحظه می شود، کسري صندوق بیمه بیکاري در طی سال 1398 نسبت به مجموع فعالیت 32 سال قبل آن، به رقم قابل
توجهی رسیده است و این مبالغ از حساب سازمان تامین اجتماعی به صندوق مزبور تزریق گردیده است و بایستی از اقل زمان ممکن

 
جایگزین و جبران گردد. 

به نظر می رسد باتوجه به تشدید بحران شیوع کرونا در طول سال 1399 و تداوم وضعیت بحرانی بنگاهها و صنوف، رقم کسري
صندوق بیمه بیکاري بابت ایفاي تعهدات به مشمولین قانونی صندوق منجر به افزایش چشمگیر کسري صندوق یادشده گردد و در
چنین شرایطی تحمیل بار مالی جدید و اضافه کردن تکلیف مالایطاق بوده و از عهده صندوق بیمه بیکاري و مالاً سازمان تامین

 
اجتماعی بر 

 
نمی آید و بایستی از محل منابع دیگري خارج از مجموعه سازمان تامین اجتماعی تامین مالی لازم صورت پذیرد. 

 
راهکارها و پیشنهادات کلی 

پر واضح است که براي رفع مشکلات بیکاري بایستی راهکارهایی از منظر اقتصادي، اجتماعی، سیاسی، فرهنگی و ... طراحی و اجرایی
شود و ایجاد فرصتهاي شغلی جدید صیانت از فرصتهاي شغلی موجود، تضمین کف حداقل معیشت براي آحاد جامعه، بهبود محیط

 
کسب و کار، تنظیم روابط کار و ...، می تواند در این زمینه کار ساز باشد ولیکن از منظر نظام رفاه اجتماعی و 

 
بیمه هاي اجتماعی راهکارهاي زیر می تواند در زمینه حمایت از بیکاران بصورت کلی مثمرثمر واقع شود : 

1- شکل دهی سامانه، پایگاه اطلاعات و پنجره واحد رفاه و تامین اجتماعی و شناسنامه یا پرونده الکترونیک رفاه و تامین اجتماعی

 
مبتنی بر خانوار (سرپرست و اعضاء) 

2- شکل دهی سامانه ملی اشتغال و کسب و کار (LMIS) با ابتناء به اطلاعات ثبتی و عملیاتی در جمع آوري، تجزیه و تحلیل و
تصمیم سازي و تصمیم گیري براي اشتغال و بیکاري 



3- شکل دهی نظام درآمد &– هزینه خانوار (سرپرست و اعضاء) و انجام آزمون وسع و استحقاق سنجی و نیازسنجی و تعیین جامعه
هدف (افراد و خانوارها) و بسته خدمات مورد نیاز (توانبخشی و توانمندسازي، حمایت و مساعدت اجتماعی، مشاوره و مددکاري و

 
بازاجتماعی شدن) 

4- شکل دهی نظام چندلایه تامین اجتماعی همراه با لایه بندي خدمات (امدادي، حمایتی و بیمه اي) و سطح بندي خدمات بیمه اي
(پایه، مازاد و مکمل) و جانمایی خانوارها (سرپرست و اعضاء) در این نظام و تعیین میزان سهم الشرکه دولت براي حمایت، مساعدت و

 
یارانه بیمه اي برمبناي عدالت 

5- استقرار کامل اصول فراگیري پوشش ها، جامعیت خدمات و کفایت مزایا، با رعایت عدالت در دسترسی به خدمات و عدالت در بهره

 
مندي از منابع عمومی 

6- وضع مالیات اجتماعی بر فعالیتهاي آسیب رسان، اشتغال ملی نظیر قاچاق (فروش کالاهاي قاچاق توقیفی یا اعمال مالیات در

 
فرایند توزیع)، واردات کالاهاي داراي تولید داخلی مکفی و ... 

7- شکل دهی پیوستار جامع اشتغال، مهارت افزایی و کارآفرینی و ایجاد یک شبکه جامع تنظیم روابط کار، مشاوره و کاریابی، مهارت

 
افزایی و آموزش فنی و حرفه اي و توانمندسازي و کارگستري 

 
8- استقرار نظام دستمزد منطقه اي براساس متغیرهاي اقتصادي، جمعیتی و ... 

 
9- ایجاد مشوق هاي لازم براي مهاجرت معکوس از پایتخت و مراکز استانها به شهرها از شهرها به روستاها 

10- تغییر رویکرد نظام آموزش از سطوح ابتدایی تا عالی و تمرکز بر دانش، مهارت، فن، حرفه و هنر بجاي تمرکز بر حفظیات و

 
مدرك گرایی 

 
11- روزآمدسازي و متناسب سازي نظام آموزش عالی بر مبناي نیازهاي بازار کار 

 
راهکارها و پیشنهادات مربوط به بیکاران ناشی از کرونا : 

در کوتاه مدت و براي دوران شیوع بحران کرونا راهکارهاي زیر می تواند براي حمایت از بیماران کرونایی بصورت اعطاي کمک معیشت

 
مستقیم و یا برقراري مقرري بیکاري و یا مقرري بیمه بیکاري بکار گرفته شود : 

 
1- نحوه ارائه خدمات بیمه اي و حمایتی : 

 
• تامین کسري منابع صندوق بیمه بیکاري 

 
• تقویت منابع صندوق بیمه بیکاري 

 
• اعطاي مقرري بیکاري ناشی از کرونا ازطریق سازوکار خزانه با استحقاق سنجی و احراز شرایط 

 
• اعطاي کمک هزینه معیشت به بیکاران از طریق سازوکار هدفمندسازي یارانه ها (استحقاق سنجی و احراز شرایط) 

 
• اعطاي سبد تامین کالاهاي اساسی و سبد غذایی به دهکهاي پایین براساس سازوکار هدفمندسازي یارانه ها 

 
2- نحوه تامین مالی : 

 
• صندوق توسعه ملی 

 
• واگذاري سهام و دارائیهاي دولت 

 
• واگذاري سهام و دارائی هاي بنیادها و نهادهاي حمایتی 

 
• وضع مالیات اجتماعی بر تراکنش هاي گمرکی، بانکی و اینترنتی 

 
• جابجایی اعتبارات بودجه اي مربوط به فعالیتهایی که در اثر کرونا امکان اجرا نیافتند. 

 
3- نحوه تنظیم گري و قاعده گذاري : 

 
 (LMIS) ثبت اطلاعات در سامانه ملی اشتغال و کسب و کار •

 
• بررسی اطلاعات متقاضیان در پایگاه اطلاعات رفاهی ایرانیان 

 
• انجام آزمون وسع و استحقاق سنجی 

 
• تجمیع کلیه حمایتها و مساعدتها، یارانه ها و مزایاي دریافتی خانوار (سرپرست و اعضاء) 

 
• تعیین مابه التفاوت کل دریافتی با کف حمایتی موردنظر 



 
• تعیین بسته خدمات، جامعه هدف و سازوکار پرداخت کمک یا ارائه خدمت 

نتیجه آنکه سازمان تامین اجتماعی در حال حاضر براي ایفاي تعهدات خود به افراد تحت پوشش و تامین نقدینگی خدمات مورد نیاز
آنها دچار مشکل است ، همچنین متحمل تامین کسري صندوق بیمه بیکاري نیز شده است ( درحالی که قانوناً مجاز نیست) و دیگر
توان اینکه متکفل یک امر حمایتی دیگر شود را ندارد و لازم است براي حمایت از بیکاران کرونایی از محل منابع دیگر به صندوق

بیمه بیکاري کمک شود و این تکلیف مالایطاق بر دوش این سازمان بیمه گر اجتماعی گذاشته نشود.



پردیس فارابی دانشگاه تهران گام هاي بلندي در راستاي بین المللی شدن

برداشته است

منبع: حوزه نیوزشماره خبر:  67  |  تاریخ: 1399/08/26

حوزه/ پردیس فارابی دانشگاه تهران گفت: در راستاي اهداف در نظر گرفته شده پردیس فارابی دانشگاه تهران گام هاي بلندي
در راستاي بین المللی شدن برداشته است.

 
رئیس پردیس فارابی دانشگاه تهران: پردیس فارابی دانشگاه تهران گام هاي بلندي در راستاي بین المللی شدن برداشته است 

حوزه/ پردیس فارابی دانشگاه تهران گفت: در راستاي اهداف در
نظر گرفته شده پردیس فارابی دانشگاه تهران گام هاي بلندي در

 
راستاي بین المللی شدن برداشته است. 

به گزارش خبرگزاري حوزه، علیرضا محمدرضایی امروز در
نشست خبري که به مناسبت نکوداشت پنجاهمین سالگرد
تأسیس این دانشگاه در سالن جلسات این دانشگاه برگزار شد، با
اشاره به گذشت 50 سال از تأسیس این دانشگاه، اظهار داشت:
در سال 1355 این مرکز نام جدیدي به خود گرفت و به نام

 
مجتمع آموزش عالی قم نام گذاري شد. 

 
وي ادامه داد: در سال 83 نیز بار دیگر به نام پردیس دانشگاه تهران نام گذاري شد و تاکنون نیز به این نام مانده است. 

محمدرضایی با اشاره به دانشجویان این دانشگاه بیان داشت: هم اکنون 4 هزار و 200 دانشجو در این مرکز در سه مقطع کارشناسی،

 
کارشناسی ارشد و دکتري در حال تحصیل هستند 

وي ادامه داد: این دانشجویان در 31 رشته دکترا، 64 رشته کارشناسی ارشد و همچنین 12 رشته کارشناسی مشغول تحصیل هستند

 
و علاوه بر این 120 عضو هیئت علمی داریم. 

محمدرضایی بین المللی شدن را یکی از راهبردي هاي اصلی این دانشگاه عنوان کرد و گفت: اولین گام در این مسیر برداشته شده و با

 
دانشگاه هاي کوفه، کربلا و بغداد تفاهم نامه هایی به امضا رسیده است. 

وي ابراز داشت: علاوه بر این پردیس فارابی دانشگاه تهران عضو شبکه دانشگاه هاي کشورهاي اسلامی شده که با 57 کشور ارتباط

 
ویژه دارد. 

محمدرضایی با بیان این که در زمینه برگزاري جشنواره هاي مختلف نیز اقدامات بسیار خوبی صورت گرفته است، بیان داشت: امسال

 
براي پنجمین سال پیاپی جشنواره ایده تا بازار در سطح کشور در این دانشگاه برگزار می شود. 



وي تصریح کرد: در همین زمینه صندوق کارآفرینی 5 میلیارد تومان اعتبار با کارمزد 2 تا 4 درصد در نظر گرفته شده است که

 
تاکنون بیش از یک و نیم میلیارد تومان آن اختصاص یافته است. 

رئیس پردیس فارابی دانشگاه تهران توجه به ایجاد رشته هاي بین رشته اي را موردتوجه قرارداد و گفت: رشته «قرآن پژوهشی
رایانشی» و همچنین رشته دکتراي «فقه و حقوق اقتصادي» ازجمله رشته هاي میان رشته است که توسط این دانشگاه پیشنهادشده

و در حال طی کردن مراحل تصویب است.



اخبار مهم امروز گروه اجتماعی برنا

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  68  |  تاریخ: 1399/08/26

مهم ترین اخبار اجتماعی خبرگزاري برنا طی 24 ساعت گذشته به شرح ذیل است.

اخبار مهم امروز گروه اجتماعی برنا مهم ترین اخبار
اجتماعی خبرگزاري برنا طی 24 ساعت گذشته به شرح

 
ذیل است. 

به گزارش گروه اجتماعی خبرگزاري برنا؛ مهم ترین اخبار

 
اجتماعی طی 24 ساعته گذشته به شرح ذیل است. 

رئیس هیات مدیره کانون عالی مراکز مشاوره خدمات

 
کارآفرینی: 

فیلترینگ یکی از موانع گسترش کسب وکارهاي نو شده است/براي کارآفرینی باید یک وزارتخانه مجزا تشکیل شود/نمایندگان مجلس

 
قوانین مربوط به کارآفرینی را به روز رسانی کنند 

محمود جانی درمیان گفت: جهت از بین بردن موازي کاري ها و استفاده صد درصدي از منابع مالی، پیشنهاد ما این است که یک

 
وزارتخانه کارآفرینی تشکیل شود تا بتواند سیستم کارآفرینی کشور را پایه ریزي و در این جهت از سیستم هاي دولتی بگیرد. 

 
کرونا برگ برنده کنکوري هاي 1400 

کرونا آسیب هاي فراوانی به افراد وارد کرد اما یکی از مزایاي آن تغییر در روند کنکور و نزدیکی فرصت ها یا همان حرکت به سوي

 
عدالت اجتماعی است. 

 
نماینده مجلس شوراي اسلامی خبر داد: 

صدور کارت هاي الکترونیکی براي تهیه کالاي اساسی به آسیب دیدگان کرونا/ نگاه ویژه مجلس به تاثیر بعُد روحی و روانی کرونا در

 
جامعه/خانواده هاي شهیدان مدافع سلامت بیشتر در معرض آسیب روانی هستند 

شیوا قاسمی پور گفت: طرحی در مجلس شوراي اسلامی تصویب شد که براساس آن قرار است یک کارت الکترونیکی براي آنها صادر

 
شود تا با پولی که ماهانه در این کارت ها شارژ می شود بتوانند فقط کالاي اساسی خریداري کنند. 



 
رئیس پلیس امنیت اخلاقی تهران: 

 
پلمب کازینو در تهران/ دستگیري 13 نفر از سرشبکه هاي قمار در تهران 

 
سرهنگ حاجی احمد میرزایی از انهدام باند گردانندگان قمارخانه ها در تهران خبر داد. 

 
مدیر کل دفتر توسعه کارآفرینی و بهره وري وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی: 

 
قوانین خوبی در حوزه کارآفرینی وضع شده اما اجرا نمی شود/کارآفرینان باید به عنوان بازیگران اصلی اقتصاد حمایت شوند 

 
رحیم سرهنگی گفت: در حوزه کارآفرینی قوانین خوبی وضع شده است اما متاسفانه به درستی اجرا نمی شود. 

 
وقوع زمین لرزه شدید در رامهرمز و باغملک/ اعزام تیم هاي ارزیاب به محل 

 
دقایقی پیش زمین لرزه اي با قدرت 4 ریشتر رامهرمز و باغملک در استان خوزستان را لرراند. 

 
رییس مرکز عملیات پلیس امنیت تهران: 

 
دستگیري عامل حمله به عوامل انتظامی در تهران/ ضارب: پشیمانم 

سرهنگ سعید راستی گفت: در یک نزاع در جنوب تهران یکی از مامورین انتظامی توسط چاقو مجروح می شود اما در همان محل این

 
اراذل و اوباش دستگیر می شوند. 

 
بارش هاي برفی در راه است 

سازمان هواشناسی با اشاره به تداوم بارش برف و باران از امروز تا روز جمعه آینده در اکثر مناطق کشور از ورود سامانه بارشی جدید

 
خبر داد. 

 
اولویت دریافت واکسن کرونا در ایران با چه کسانی است؟ 

استاد دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی گفت: دیر یا زود به احتمال فراوان واکسن کرونا به بازار می آید و وارد ایران هم می شود اما

 
اولویت بندي مناسب واکسیناسیون کرونا موضوع مهمی است که باید تعیین شود تا سلامت گروه هاي پُرخطر حفظ شود. 

 
دستگیري کودك آزار دو پسر فال فروش 

رئیس پلیس فتا از دستگیري کودك آزاري که دو پسر فال فروش را آزار و اذیت و فیلم آن را در فضاي مجازي منتشر کرده بود، خبر

 
داد و گفت: کودك آزاري به هر شیوه و با هر انگیزه اي ممنوع است و مرتکب، به مجازات مندرج در قانون محکوم خواهد شد. 



 
آخرین جزییات برگزاري آزمون استخدامی/ زمان آزمون تغییر کرد 

سخنگوي سازمان سنجش درباره روند برگزاري آزمون استخدامی گفت: با توجه به مصوبات چهل و دومین جلسه ستاد ملی مدیریت
بیماري کرونا و رشد فزاینده بیماري کووید - 19 در کشور و اعمال محدودیت ها در اکثر استان ها ، مقرر شد، تاریخ برگزاري تغییر

 
کند. 

 
وقوع زمین لرزه شدید در رامهرمز و باغملک/ اعزام تیم هاي ارزیاب به محل 

 
دقایقی پیش زمین لرزه اي با قدرت 4 ریشتر رامهرمز و باغملک در استان خوزستان را لرراند. 

 
آخرین جزئیات از زمین لرزه ظهر امروز خوزستان 

 
زمین لرزه اي نسبتا قوي دقایقی قبل بخش هایی از استان خوزستان را لرزاند. 

 
وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی: 

 
ما در اعمال محدودیت قصد مزاحمت براي کسی و تعطیلی کسب و کار ها را نداریم 

وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی گفت: ما در اعمال محدودیت قصد مزاحمت براي کسی و تعطیلی کسب و کار ها را نداریم اما

 
معتقدیم تطویل حضور این بیماري، مهلک ترین آفت براي اقتصاد، مسائل سیاسی، اجتماعی و امنیتی کشور است. 

 
سخنگوي وزارت بهداشت خبر داد: 

 
رکورد شکنی دوباره مرگ کرونایی در کشور؛ 486 نفر/ شناسایی 13053 بیمار جدید کووید19 در کشور 

سیما سادات لاري گفت: دیروز تا امروز 26 آبان 1399 و بر اساس معیارهاي قطعی تشخیصی، 13 هزار و 53 بیمار جدید مبتلا به

 
کووید19 در کشور شناسایی شدند . 

 
وزیر کشور خبر داد؛ 

پلمب بانک ها در صورت رعایت نکردن دستورالعمل هاي بهداشتی/ گشت ها باید افزایش یابد/ در موضوع کرونا نباید آمارسازي و

 
مخفی کاري داشته باشیم 

 
وزیر کشور گفت: اگر بانک ها دستور العمل هاي بهداشتی را رعایت نکردند، آنها را پلمپ می کنیم. 

 
یک روانشناس کودك مطرح کرد: 

نشانه هاي زورگویی اینترنتی از کودکان/چگونه از کودکان خود در فضاي مجازي محافظت کنیم؟/ سندرم تونل کارپال در پی استفاده



 
بی رویه از ابزار دیجیتال 

محمدرضا عاشوري گفت: احتمال اینکه کودکان کم سن وسال در فضاي مجازي در معرض سوءاستفاده و زورگویی اینترنتی قرار
بگیرند از هر گروه سنی دیگري بیشتر است و کودکان از این حیث بسیار آسیب پذیر هستند بنابراین ضروري است که والدین نشانه

 
هاي زورگویی اینترنتی را بشناسند. 

 
مدیرکل موزه هاي کشور: 

تحقق 4 میلیارد از 200 میلیارد تومان درآمد موزه ها و مراکز تاریخی کشور /اجراي طرح راهنماي گردشگري دیجیتال در دستور کار

 
است/هر 8 روز یک موزه افتتاح می شود 

محمدرضا کارگر گفت: پیش بینی ما براي کسب درآمد از موزه ها و مراکز تاریخی کشور در سال 99 حدود 200 میلیارد تومان بوده
است و در این راستا چند برنامه نیز تدوین شده بود اما متاسفانه در سال جاري فقط 4 میلیارد تومان درآمد نصیب مجموعه هاي

 
مربوطه شده است. 

 
دانستنی حقوقی؛ 

 
مجازات عدم پرداخت نفقه به فرزندان چیست؟ 

 
براساس قانون، عدم پرداخت نفقه به فرزندان جرم است و در صورت وقوع چنین امري مجازات قانونی باید طی شود. 

 
رییس اداره پیشگیري از سوانح و حوادث وزارت بهداشت مطرح کرد: 

سرعت بالا اصلی ترین عامل تصادفات در کشور/ کاهش 14درصدي مرگ و میر بر اثر سوانح رانندگی در دوران کرونا/ 55 درصد

 
قربانیان تصادفات، راکبان موتورسیکلت ها هستند/ خدمات رسانی در زمینه سوختگی مناسب نیست 

علیرضا مقیثی گفت: از ابتداي شیوع کرونا 14 درصد مرگ و 25 درصد مصدومیت ناشی از حوادث ترافیکی کاهش یافته که این مقوله

 
به دلیل کاهش تردد ها است. 

 
نماینده مجلس شوراي اسلامی در پی موفقیت معاونت امور تعاون: 

بانک توسعه تعاون جهت ارائه تسهیلات به تعاونی ها بیشتر تقویت شود/کمیسیون اقتصادي مجلس تقویت تعاونی ها را در دستور کار

 
خود دارد 

محمد صفایی دلوئی گفت: براي تقویت تعاونی ها لازم است که بانک توسعه تعاون جهت ارائه تسهیلات ارزان قیمت و حمایت از
تعاونی ها، تقویت شود.



بازدید معاون اقتصادي و سرمایه گذاري منطقه آزاد ماکو از واحد تولیدي

پوشاك

منبع: ایرناشماره خبر:  69  |  تاریخ: 1399/08/26

ارومیه - ایرنا - واحد تولیدي پوشاك "دیانا تجارت ریسمان" با حجم سرمایه گذاري خارجی سه میلیون دلاري در شهرك
صنعتی ماکو با اشتغال زایی 110 نفر از شهریور سال جاري فعالیت خود را آغاز کرده است. عکاس : حمید قاسمی

ارومیه - ایرنا - واحد تولیدي پوشاك ""دیانا تجارت ریسمان"" با حجم سرمایه گذاري خارجی سه میلیون دلاري در شهرك

 
صنعتی ماکو با اشتغال زایی 110 نفر از شهریور سال جاري فعالیت خود را آغاز کرده است. عکاس : حمید قاسمی 

 

 



 

 

 

 



 

 

 

 



 

 

 

 



 

 

 

 



 

 

 

 



 

 



اولین تاکسی هوایی در تهران کی پرواز می کند

منبع: صبحانه آنلاینشماره خبر:  70  |  تاریخ: 1399/08/26

تاکسی هوایی به عنوان یکی از جدیدترین فناوري هاي قابل دسترس کشور درحال فعال شدن است.

به گزارش صبحانه،«جا به جایی مسافر درون شهري این بار از طریق آسمان» این 11 کلمه در کنار هم تیتر خبري مهمی بود
که چندي پیش از زبان وزیر راه و شهرسازي اعلام شد و به سرعت بخشی از اخبار جراید و خبرگزاري ها را به خود اختصاص داد. وزیر
راه و شهرسازي اعلام کرد بسیاري از فرودگاه ها در شهر هاي مختلف هستند که استعداد راه اندازي تاکسی هوایی را دارند و مردم می
توانند با استفاده از هواپیما هاي شخصی خود و با ثبت نام در این طرح از این پروژه استفاده کنند و به دنبال اعلام این خبر مهمترین

 
سوالی که پیش آمد این بود که اصلاً تاکسی هوایی چیست؟ 

مفهوم تاکسی هوایی و راه اندازي آن در کشور موضوعی جدید نیست و از سال ها پیش راه اندازي تاکسی هوایی در دستور کار قرار
گرفته بود و پس از چندین سال بحث، بررسی و تحقیق روي آن بلاخره تاکسی هوایی وارد فاز عملیاتی شد و در بخش هایی از کشور

 
بصورت امتحانی به پرواز در آمد. 

تاکسی هوایی چیست؟ براي پاسخ به چیستی تاکسی هوایی باید گفت که تاکسی هوایی با آنچه که در ذهن ها تجلی پیدا کرده کمی
متفاوت است؛ تاکسی هوایی استفاده از هواپیماهاي کوچک 5 تا 12 نفره است؛ هواپیماهایی که می توانند مسافران محدود را در

 
مسافت کوتاه جابجا کنند. 

این هواپیماهاي فوق سبک که برخی از آنها وارداتی هستند و برخی دیگر در شرکت هاي دانش بنیان داخلی تولید می شوند می

 
توانند مسافران محدود را در مسافت هاي کوتاه جا به جا کنند. 

فناوري ساخت هواپیماهاي چند نفره فوق سبک موضوع چندان پیچیده اي نیست و در بسیاري از شرکت هاي داخلی تولید می شود؛
در حال حاضر 18 شرکت دانش بنیان درگیر پروژه تاکسی هاي هوایی هستند و احتمالاً تا 36 شرکت دانش بنیان بعد از اولین پرواز با

 
یکدیگر در این حوزه مشارکت کنند. 

اما موضوع مهمی که باید به آن توجه داشته باشیم این است که براي توسعه تاکسی هوایی اخذ مجوزها و استاندارد هاي قانونی

 
اهمیت بسزایی دارد. 

همانطور که گفته شد تاکسی هوایی رویایی بود که دانشمندان ایرانی به دنبال دستیابی به آن براي تحقق سفر با هواپیماهاي سبک
بودند؛ اما پرواز تاکسی هاي هوایی از دیرباز با دو مشکل رو به رو بود که یکی مربوط به اخذ مجوزها و دیگري مربوط به نحوه استفاده
از فرودگاه ها می شد و خوشبختانه پس از بررسی هاي متعدد سرانجام نحوه استفاده از فرودگاه ها براي این نوع تاکسی ها تدوین

 
شد. 



حفظ جان افراد در تصادفات جاده اي هدف توسعه تاکسی هاي
هوایی موضوع تاکسی هاي هوایی ریشه در برنامه اي تحت عنوان
برنامه توسعه هوانوردي عمومی و ایجاد سیستم حمل و نقل
هوایی هواپیماهاي کوچک کشور دارد و سال گذشته این برنامه
توسط شرکت فرودگاه ها و ناوبري هوایی ایران آغاز شد و یکی از
راهبردهاي توسعه این برنامه، توسعه شبکه پروازي با هدف
افزایش درآمد فرودگاه ها تهیه و تدوین شد و اشتغال زایی

فراوان، تأثیرگذاري در صنایع مختلف، حفظ جان افراد در تصادفات جاده اي، صادرات محصولات کشاورزي در مدت زمان کم بدون

 
تأثیر در کیفیت و ارزش آنها و … از مزیت هاي استفاده از تاکسی هاي هوایی و پروازهاي غیربرنامه اي دربستی هستند. 

اما نکته حائز اهمیت این است که مسیر تاکسی هاي هوایی باید از سایر هواپیماها جدا باشد و از مسیرهاي روان براي تاکسی هاي
هوایی استفاده کرد و براي استفاده بهتر از این تاکسی ها باید مسیري جداگانه در نظر گرفته شود موضوعی که مسئولان امر گفته اند

 
در آذرماه آماده خواهد بود. 

تاکسی هوایی در چه فرودگاه هایی به پرواز درآمده است؟ شاید یکی دیگر از مهمترین موضوعاتی که درباره تاکسی هاي هوایی
اهمیت داشته باشد زمان به پرواز درآمدنش باشد که البته براي آن هم فکري شده است؛ منوچهر منطقی، دبیر ستاد توسعه فناوري

 
فضایی و حمل و نقل پیشرفته در این باره گفت: اولین پرواز تاکسی هوایی در بهمن از فرودگاه مهرآباد خواهد بود. 

دبیر ستاد توسعه فناوري هاي فضایی و حمل ونقل پیشرفته معاونت علمی و فناوري با اشاره به زمان اولین پرواز تاکسی هوایی در
آسمان ایران گفت: تا یک الی دوماه دیگر تمام آزمایش هاي پرواز ها انجام و قوانین و مقررات مورد بررسی قرار می گیرند تا در بهمن
ماه شاهد اولین پرواز تاکسی هوایی باشیم البته قرار بود تست ها تا مهرماه انجام شود که مباحث مالی و شیوع کرونا کمی این موضوع

 
را به تعویق انداخت. 

همچنین به گفته وزیر راه و شهرسازي در فرودگاه شهرستان لامرد استفاده از تاکسی هوایی آغاز شده و در شهر خرم آباد هم فعالیت

 
ها کلید خورده است، هر فرودگاهی در شهر هاي کوچک و متوسط این ظرفیت را داشته باشند، می توانند از این پروژه استفاده کنند. 

توسعه تاکسی هاي هوایی و سفري آسان به وسلیه آنها نیازمند بهره بردن از تمام ظرفیت هاي کشور است؛ درحال حاضر تمام استان
ها و فرودگاهایشان ظرفیت کامل براي استفاده از هواپیماهاي کوچک را دارند و فرودگاه هایی که بلا استفاده مانده اند در این طرح
موثر خواهند بود و حالا باید منتظر ماند و دید تا چه زمانی استفاده از تاکسی هاي هوایی در سراسر کشور بدون هیچ مشکل و دغدغه

اي اجرایی خواهد شد.



شتاب دهنده دانشگاه شیراز در مسیر حمایت از نوآوري ها

منبع: ایرناشماره خبر:  71  |  تاریخ: 1399/08/26

شیراز- ایرنا- دانشگاه ها از بهترین محل ها براي تشکیل شتاب دهنده ها هستند؛ چراکه ایده ها و خلاقیت ها و همچنین
آموزش هاي صحیح از مسیر دانشگاه بهتر محقق می شود، دانشگاه شیراز به تازگی با هدف حمایت از کسب وکارهاي نوپا با

ایده هاي نوآورانه به ارائه خدمات به اکوسیستم کارآفرینی کشور می پردازد.

شیراز- ایرنا- دانشگاه ها از بهترین محل ها براي تشکیل
شتاب دهنده ها هستند؛ چراکه ایده ها و خلاقیت ها و
همچنین آموزش هاي صحیح از مسیر دانشگاه بهتر محقق
می شود، دانشگاه شیراز به تازگی با هدف حمایت از کسب
وکارهاي نوپا با ایده هاي نوآورانه به ارائه خدمات به

 
اکوسیستم کارآفرینی کشور می پردازد. 

به گزارش ایرنا، امروزه در دنیا موضوع نوآوري و شناسایی
ایده هاي خلاقانه براي کسب وکارهاي نو مورد توجه است.
ترویج مفهوم استارت آپ، چندان قدیمی نیست و شاید

تنها یک یا دو دهه از استفاده از این عبارت در ایران و دیگر نقاط جهان می گذرد؛ اما به دلیل جذابیت یا شاید رقابت ، شاهد استفاده

 
پرتکرار از این عنوان براي مشاغل مختلف هستیم. 

استارت آپ در اصطلاح به پروژه هایی گفته می شود که در جریان آن، ایده خام، با تلاش و کوشش یک گروه به تولید محصول می

 
انجامد و زمینه، براي فروش آن محصول فراهم می شود. 

با رشد روزافزون شکل گیري استارت آپ ها در ایران، کلمه شتاب دهنده نیز زیاد به گوش می خورد. شتاب دهنده (هاب)، مرکزي
است که امکان رشد سریع و صحیح شرکت هاي استارت آپی را مهیا می سازد. شتاب دهنده استارت آپ شرکتی است که از ابتداي
کار، استارت آپ ها را زیرپوشش خود درمی آورد. شتاب دهنده ها به گردانندگان پروژه، آموزش هاي لازم را براي کسب موفقیت بهتر

 
خواهند داد و با سرمایه گذاري اولیه روي یک شرکت نوپا از آن ها حمایت می کنند و درصدي از مالکیت آن را در اختیار می گیرند. 

یکی از بهترین محل ها براي تشکیل یک شتاب دهنده، دانشگاه ها هستند؛ چراکه ایده ها و خلاقیت ها و همچنین آموزش هاي

 
صحیح از مسیر دانشگاه بهتر محقق می شود. 

در اوایل آبان ماه، خبر تفاهم نامه هاب شیراز به عنوان شتاب دهنده مشترك نخستین اپراتور مخابراتی و دانشگاه شیراز و شرکت
کسب وکارهاي نوپاي حرکت اول منتشر شد. این قرارداد به منظور سرمایه گذاري بر تعدادي از استارت آپ هایی که قادر باشند در

 
تحقق رویاي دیجیتال مشارکت داشته باشند، منعقد شد. 



سپس فراخوانی منتشر شد تا تیم هاي متقاضی، به آدرس وب سایت هاب شیراز مراجعه کرده و ثبت نام کنند؛ طبق این فراخوان،
شتاب دهنده هاب شیراز با هدف حمایت از کسب وکارهاي نوپا با ایده هاي نوآورانه در حوزه هاي «سلامت دیجیتال»، «تجارت
الکترونیکی»، «آموزش الکترونیکی و تولید محتوا»، «بازي و رسانه دیجیتال» و « شهر هوشمند» آماده ارائه خدمات به اکوسیستم

 
کارآفرینی کشور است. 

نماینده دانشگاه شیراز در هاب و نایب رئیس هیات مدیره درباره سابقه فعالیت دیگر هاب ها در کشور و وجه تمایز هاب شیراز با مراکز
مشابه گفت: در مجموع چهار هاب در دانشگاه هاي کشور وجود دارد که مربوط به دانشگاه هاي صنعتی شریف، شهید بهشتی، اصفهان

 
و شیراز است. 

سید علی اکبر صفوي ابراز کرد: باتوجه به اینکه در نیمه جنوبی کشور، جاي خالی مراکز شتاب دهنده به وضوح احساس می شد،
دامنه خدمات و گستره حمایت هاب شیراز، مختص شهر شیراز نیست و براي تمام استان هاي همجوار فارس است؛ همچنین از بعُد

 
حمایتی نیز عددهاي حمایتی هاب شیراز حدود 10 برابر عددهاي حمایتی اولیه دیگر شتابدهنده هاي معمول در کشور است. 

وي افزود: در زمینه ارتباطات بین المللی نیز در دانشگاه شیراز گسترش خواهد یافت و درحال تلاش هستیم که بتوان هرنوع فعالیت و
خدمت را به صورت مجازي ارائه دهیم و در این راستا و باتوجه به وسعت پوشش، شتاب دهنده مجازي را نیز فراهم می کنیم که
افرادي که در فواصل فیزیکی دور از شیراز هستند یا در شرایط فعلی بیماري کرونا، بتوانند همچنان از انواع خدمات این هاب بهره مند

 
شوند. 

صفوي هدف هاب دانشگاه شیراز را استفاده از ظرفیت خلاقیت در جوانان و دانشگاه ها در استان هاي فارس و استان هاي همجوار
عنوان کرد و گفت: هدف محدودتر و محلی تر، سرعت بخشی به اقدامات دیگر هاب هاست که با برنامه هایی همچون سخنرانی،

 
هوشمندسازي، حمایت مالی، و اعطاي گرنت هاي پژوهشی انجام میشود. 

استاد دانشگاه شیراز یکی از بزرگ ترین مشکلات استارت آپ ها یا کسب وکارهاي نوپا را یافتن بازار لازم براي محصولات دانست و
عنوان کرد: در حال حاضر ثروتمندترین شرکت هاي دنیا، شرکت هایی هستند که از همین طریق رشد کرده اند و از بدو کار صاحب
کارخانه یا زمین نبوده اند، پس مسیر و آینده این کارها روشن است؛ اما به این معنی نیست که همه در ایجاد کسب وکارهاي نو موفق

 
خواهند بود. 

 
برچسب ها 

 
- دانشگاه شیراز 

 
- استارتاپ 

 
- شیراز 
- فارس



پرداخت 156 میلیاردتومان تسهیلات کرونایی

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  72  |  تاریخ: 1399/08/26

سرپرست مدیریت اشتغال و کار آفرینی اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی آذربایجان غربی گفت: تاکنون 156 میلیارد
تومان تسهیلات کرونا در آذربایجان غربی پرداخت شده است

به گزارش خبرگزاري صدا و سیمامرکز آذربایجان
غربی،فرخی بااشاره به اینکه سهم استان از تسهیلات
کرونایی یک هزارو 203 میلیارد تومان است، گفت: تاکنون
12هزار و 109پرونده براي دریافت تسهیلات کرونایی ثبت

 
شده است. 

وي در ادامه به نحوه فعالیت هاي مراکز مشاوره و
کارآفرینی اشاره کرد و گفت: 13 مرکز مشاوره و کار
آفرینی باهدف ارائه مشاوره هاي اشتغال وکسب وکار، تهیه

 
امکان سنجی و طرح هاي توجیهی دراستان فعالیت دارند. 

وي تصریح کرد: در شهرستان هاي تکاب، بوکان، میاندوآب، وخوي هرکدام یک مرکز و در ارومیه هشت مرکز مشاوره کار آفرینی

 
فعالیت دارند. 

فرخی ادامه داد: براي مشارکت کودکان و نوجوانان 12تا18سال باشگاه نوجوانان در استان افتتاح شده است که بصورت مجازي فعالیت
دارد.



اعطاي تسهیلات قرض الحسنه 21 هزار میلیارد تومانی

منبع: صراط نیوزشماره خبر:  73  |  تاریخ: 1399/08/26

مدیرکل اقتصادي بانک مرکزي گفت: 21 هزار میلیارد تومان تسهیلات یارانه اي و قرض الحسنه، در ایام کرونا به 21 میلیون و

 
100 هزار خانوار اعطا شد. 

صراط: سجاد مهدي زاده در نشست معاون اول رئیس جمهور با مدیران ارشد شبکه بانکی، افزود: تا 20 آبان, به 357 هزار و 400

 
واحد کسب و کار با اشتغال 599 هزار و 800 نفر, 7 هزار و 430 میلیارد تومان تسهیلات پرداخت شد. 

به نقل از صدا و سیما وي اضافه کرد: کل تسهیلات پرداختی بانک ها سال گذشته 975 هزار میلیارد تومان بود که در 6 ماهه نخست

 
امسال, حدود 700 هزار میلیارد تومان پرداخت شد که در مقایسه با 6 ماهه نخست سال گذشته, رشد 60 درصدي داشت. 

مهدي زاده گفت: بخش هاي کشاورزي 7 و 2 دهم درصد، صنعت و معدن 30 و 5 دهم درصد، مسکن 5 و 7 دهم درصد، بازرگانی 20

 
و 3 دهم درصد و خدمات 35 و یک دهم درصد, از تسهیلات پرداختی را به خود اختصاص دادند. 

وي افزود: براي خرید تصمین گندم, تا کنون 10 هزار و 400 میلیارد تومان و براي ذخیره سازي مرغ منجمد هزار و 300 میلیدرد
تومان پرداخت شد که در مجموع 11 هزار و 700 میلیارد تومان به بحث خرید تضمینی در بخش کشاورزي و وابسته به آن پرداخت

 
شد. 

مهدي زاده ادامه داد: در سال 98 تعداد 18 هزار و 300 واحد، 25 هزار و 400 میلیارد تومان از تسهیلات تامین مالی در نظرگرفته

 
شده براي بنگاه هاي کوچک و متوسط برخوردار شدند. 

وي گفت: تا پایان مهر امسال, 502 هزار 400 فقره وام قرض الحسنه ازدواج به ارزش 26 هزار و 200 میلیارد تومان پرداخت
شد.مهدي زاده افزود: در بخش اشتعال پایدار روستایی 12 هزار و 400 میلیارد تومان تسهیلات پرداخت کردیم که به اشتغال 258

 
هزار نفر منجر شد. 



600 مربی ورزش رزمی تهران هیچ کمک مالی دولتی دریافت نکرده اند

منبع: ایرناشماره خبر:  74  |  تاریخ: 1399/08/26

تهران- ایرنا رییس هیات انجمن هاي رزمی استان تهران اعلام کرد که با تعطیلی بخش رزمی از شیوع کرونا، بیش از 600
مربی استان تهران هیچ کمک مالی دولتی دریافت نکرده اند.

تهران- ایرنا رییس هیات انجمن هاي رزمی استان تهران
اعلام کرد که با تعطیلی بخش رزمی از شیوع کرونا، بیش
از 600 مربی استان تهران هیچ کمک مالی دولتی دریافت

 
نکرده اند. 

مرتضی اصغري روز دوشنبه در گفت و گو با خبرنگار ایرنا
اظهار کرد: طبق دستور العمل ستاد ملی کرونا، فعالیت
رشته هاي پر برخورد شامل رزمی، تکواندو، کاراته، کشتی،
بدنسازي، استخر هاي سرپوشیده از اسفند سال گذشته

 
تعطیل است که این موضوع باعث شده تا بسیاري از مربیان ورزشی استان تهران هیچ گونه فعالیتی نداشته باشند. 

وي با اشاره به اینکه تاکنون هیچ از مربیان استان تهران نتوانسته اند در سامانه کارآ ثبت نام خود را قطعی کنند گفت: امیدواریم از

 
طریق ستاد ملی کرونا به این بخش نگاه جدي شود چرا که این قشر هیچ درآمدي با تعطیلی باشگاههاي ورزشی ندارند. 

به گفته رییس هیات انجمن هاي رزمی هم اینک در سطح استان تهران بیش از 300 باشگاه ورزشی در 25 حوزه و شهرستان دایر

 
است که پیش از شیوع کرونا 100 هزار ورزشکار به صورت بیمه شده و بدون بیمه ورزشی در این محیط ها فعالیت داشتند. 

اصغري با توجه به محدودیت ستاد ملی کرونا در خصوص تعطیلی ورزش در محیط هاي بسته اشاره کرد و گفت: از اسفند سال

 
گذشته این هیات برنامه هاي خود را از طریق فضاي مجازي و پویش جمعه هاي رزمی ادامه می دهد. 

به گفته وي در حال حاضر مسابقه قهرمانی استان، آخرین سطح کلاس هاي رزمی و کارگاهی ماهانه در سطح تهران براي آمادگی

 
بیشتر ورزشکاران، مربیان و داوران برگزار می شود. 

رییس هیات انجمن هاي ورزش رزمی استان تهران به پویش جمعه هاي رزمی را در فضاي باز و پارك هاي سطح شهراشاره کرد و
گفت: این طرح با همکاري سازمان ورزش شهرداري تهران در سطح بوستان و ایستگاه هاي ورزش شهروندي در حال انجام است که

 
ورزشکاران می توانند با رعایت فاصله اجتماعی برگزار می شود. 

طبق گفته نصراالله پریچهره سرپرست اداره کل ورزش و جوانان استان تهران، طبق مصوبه دولت و ستاد ملی کرونا، به ازاي هر پرسنل
شاغل در مجموعه ها 16میلیون تومان وام با سه ماه تنفس پرداخت شده است. 



براین اساس پرداخت تسهیلات حمایتی به کسب وکارهاي آسیب دیده از کرونا یکی از سیاست هاي وزارت کار در جهت حفظ اشتغال
بنگاه ها و صیانت از نیروهاي کار است و بر همین اساس 14 رسته شغلی شناسایی شده که بیشترین آسیب از شیوع ویروس کرونا را
متحمل شده و داراي لیست بیمه در قالب کارفرمایی یا خویش فرمایی هستند، می توانند براي ثبت نام در سامانه کارآ اقدام کنند و از

 
تسهیلات مذکور بهره مند شوند. 

با شیوع کرونا در کشور از اسفند سال گذشته فعالیت رشته هاي پر برخورد و استخر هاي شنا تعطیل است که طبق مسئولان ورزشی

 
استان تهران حدود 16 هزار مربی و پرسنل مجموعه هاي ورزشی بیکار شده اند. 

 
برچسب ها 

 
- ویروس کرونا 

 
- اداره کل ورزش و جوانان استان تهران 

- فدراسیون ورزش هاي رزمی



سرانه فضاي زندانیان خراسان شمالی بالاتر از کشور است

منبع: ایرناشماره خبر:  75  |  تاریخ: 1399/08/26

بجنورد- ایرنا- مدیرکل زندان ها و اقدامات تامینی و تربیتی خراسان شمالی گفت: این استان با سرانه 17 متر مربع فضاي
فیزیکی براي هر زندانی، از میانگین این شاخص در کشور جلوتر است.

بجنورد- ایرنا- مدیرکل زندان ها و اقدامات تامینی و
تربیتی خراسان شمالی گفت: این استان با سرانه 17 متر
مربع فضاي فیزیکی براي هر زندانی، از میانگین این

 
شاخص در کشور جلوتر است. 

عبدالرحیم گرجی روز دوشنبه در گفت و گو با خبرنگار
ایرنا اظهار داشت: میانگین سرانه فیزیکی هر زندانی در
کشور 11 متر مربع است و حال آنکه استاندارد فضاي

 
فیزیکی براي هر زندانی 18 متر مربع باید باشد. 

وي در خصوص اقدامات عمرانی که در زندان هاي این استان در حال انجام است، گفت: اکنون 420 متر مربع بهسازي و بازسازي در
فضاي بند زندان ها و کانون اصلاح تربیت در حال اجرا است و 707 متر مربع نیز طرح هاي توسعه شامل فضاهاي جدید در زندان

 
هاي استان ایجاد می شود. 

مدیرکل زندان ها و اقدامات تامینی و تربیتی خراسان شمالی گفت: با بهره برداري از این طرح ها تا پایان امسال، سرانه فضاي فیزیکی

 
زندان هاي این استان به سطح استاندارد این بخش خواهد رسید. 

وي فضاي زندان ها را شامل بندها، فضاي آموزشی، فرهنگی، بهداشتی، ورزشی، خوابگاه ها، هواخوري، غذاخوري و سایر موارد برشمرد

 
و گفت: اکنون در زندان هاي این استان وضعیت کف خوابی نداریم و تمام زندانیان تخت و دیگر فضاهاي مورد نیاز را در اختیار دارند. 

 
بیشترین حضور قضات در زندان هاي خراسان شمالی 

گرجی با بیان اینکه این استان در حوزه قضات براي حل مشکلات زندانیان رتبه اول کشوري را به خود اختصاص داده است، افزود:
قضات استان با زندان ها همکاري بسیار خوبی دارند و با حضور در زندان ها پرونده آنان را بررسی می کنند که این امر باعث شده

 
است بخشی زیادي از مشکلات مددجویان برطرف شود. 

وي به طرح غربالگري و پایش پرونده هاي زندانیان اشاره کرد و گفت: این طرح براي حدود نیمی از زندانیان استان اجرا و پرونده هاي

 
آنان پایش خواهد شد که بعد از تعیین تکلیف شدن بخش زیادي از آنان آزاد خواهند شد. 



وي اظهار داشت: همچنین مشکلات زندانیان در شوراي حل اختلاف مورد بررسی قرار می گیرد و بخشی نیز که بیماري هاي سخت

 
درمان داشته و در تحمل حبس مشکل دارند پس از بررسی پرونده، زمینه آزادي زودتر آنان فراهم می شود. 

مدیرکل زندان ها و اقدامات تامینی و تربیتی خراسان شمالی، از مواد مخدر و سرقت به عنوان بیشترین جرایم مربوط به زندانیان این
استان یاد کرد و افزود: ایجاد اشتغال و توجه به بحث آموزش هاي فنی و حرفه اي متناسب با ظرفیت هاي استان راهکاري براي

 
برنگشتن افراد به چرخه فروش مواد مخدر، اعتیاد و سرقت است. 

 
هم اینک حدود هزار و 400 مددجو در زندان هاي خراسان شمالی تحمل حبس می کنند. 

در هر یک از شهرستان هاي بجنورد، شیروان و اسفراین یک زندان وجود دارد و یک کانون اصلاح و تربیت و یک بازداشتگاه نیز در

 
بجنورد دایر است. 

 
برچسب ها 

 
- بجنورد 

 
- سازمان زندان ها 

- خراسان شمالی



دولت مردم را به سرمایه گذاري در شهرك هاي کشاورزي دعوت کرد

منبع: بانکداري ایرانیشماره خبر:  76  |  تاریخ: 1399/08/26

مدیرعامل شرکت شهرك هاي کشاورزي گفت: قیمت محصولات صادراتی طی سال هاي اخیر رشد زیادي داشته و 5 تا 6
برابر شده است، در حالی که قیمت ساخت سازه دو برابر شده، بنابراین تولید در شهرك هاي کشاورزي کاملاً اقتصادي و براي

سرمایه گذاران به صرفه است.

به گزارش تسنیم علی اشرف منصوري مدیرعامل شرکت شهرك هاي کشاورزي در نشستی خبري اظهار کرد: شهرك هاي

 
کشاورزي همانند بهشتی براي سرمایه گذاري است و کسانی که سرمایه گذاري در بخش کشاورزي را دارند شرایط مناسبی دارد. 

وي افزود: به ططور مثال در استان اردبیل که پیش از این میزان گلخانه ها یک تا دو هکتار بیشتر نبود اما با توسعه شهرك تهاي

 
کشاورزي در حال حاضر تنها در مغان 1600 هکتار گلخانه ایجاد شده است. 

مدیرعامل شرکت شهرك هاي کشاورزي ادامه داد: راهکار توسعه افزایش بهره وري منابع آب و خاك افزایش گلخانه ها است همچنین

 
اگر به دنبال اشتغالزایی و حل معضل بیکاري در استان ها هستیم، هیچ فعالیتی به اندازه کشت گلخانه اي در این حوزه مؤثر نیست. 

وي تصریح کرد: در هر گلخانه حداقل براي 10 نفر اشتغال ثابت ایجاد می کند و براي برداشت محصولات گلخانه اي نیز براي 20 تا

 
30 نفر ایجاد اشتغال می شود. بنابراین در هیچ حوزه اي ما نمی توانیم به این اندازه اشتغال مستقیم و غیرمستقیم داشته باشیم. 

منصوري با بیان اینکه در شهرك هایی امکان دامپروري دام ها سبک و سنگین نیز وجود دارد اظهار داشت: درخواست هاي ارائه شده

 
از سوي سرمایه گذاران در این زمینه را بررسی می شود و آماده واگذاري آنها هستیم. 

 
بیشتر بخوانید 

 
طرح پیشنهادي وزیر اسبق جهاد کشاورزي براي حمایت از معیشت مردم 

 
جدیدترین خبرها و تحلیل هاي ایران و جهان را در کانال تلگرامی تسنیم بخوانید. (کلیک کنید) 

وي با اشاره به اینکه در حال حاضر 11 هزار هکتار پرورش میگو در کشور انجام می شود، گفت: ما در شهرك هاي کشاورزي 25 تا
30 هزار هکتار عرصه را براي این منظور مطالعه و آماده کرده ایم و در این زمینه نیز اطلاع رسانی هاي کافی و لازم انجام شده و

 
آماده حضور سرمایه گذاران هستیم که این عرصه ها سه برابر عرصه هایی است که در حال حاضر در کشور فعالیت می کنند. 

منصوري با اشاره به واگذاري هاي انجام شده در حوزه شهرك هاي کشاورزي گفت: تاکنون 8 هزار و 900 هکتار زمین را واگذار کرده
ایم، ضمن اینکه بحث کنترل و نظارت را به دقت پیگیري می کنیم تا تخلفی صورت نگیرد و در فرآیند نظارت تاکنون 2 هزار هکتار

 
زمین را خلعیت کرده ایم. 

به گفته این مقام مسئول، 5 هزار و 600 تا 5 هزار و 700 هکتار از زمین ها در حال ساخت و ساز هستند و خیلی از آنها به بهره



برداري رسیده اند. در کنار این اقدامات فراخوان ها و واگذاري ها مرتب انجام می شود. همچنین عمده واگذاري ها طی دو تا سه سال

 
اخیر اتفاق افتاده است. 

مدیرعامل شرکت شهرك هاي کشاورزي با اشاره به تسهیلات بانکی ارائه شده از سوي این شرکت گفت: ما 1,200 میلیارد تومان
تسهیلات بانکی پرداخت کرده ایم و از سرمایه گذاران و کسانی که با قرارداد دارند خواهشمندیم که با مراجعه به بانک ها و فراهم

 
آوردن الزامات مورد نیاز آنها قراردادهاي خود را نهایی کنند تا بتوانند فعالیت خود را هر چه سریعتر آغاز نمایند. 

منصوري در بخش دیگري از سخنان خود با اشاره به هزینه احداث گلخانه هاي مدرن گفت: یک هکتار گلخانه بین 4 تا 20 میلیارد
تومان هزینه می برد، ضمن اینکه براي توسعه واحدهاي گلخانه اي از تجهیزات خارجی استفاده نمی شود، به دلیل اینکه این

 
تجهیزات در داخل کشور وجود دارد و باید با اتکا به تولید داخل این کار انجام شود. 

 
تولیدات محصولات کشاورزي شهرك هاي کشاورزي به 600 هزار تن تا پایان سال میرسد 

وي با بیان اینکه تا پایان امسال میزان تولیدات شهرك هاي کشاورزي به 600 هزار تن می رسد، گفت: این در حالی است که دو سال

 
پیش یک کیلوگرم هم تولید در این شهرك ها نداشتیم. 

منصوري با بیان اینکه عمده فعالیت هاي ما در حوزه شهرك هاي کشاورزي از اواخر سال 96 شروع شده است، گفت: قیمت
محصولات صادراتی طی سال هاي اخیر رشد زیادي داشته و تقریباً 5 تا 6 برابر شده است، در حالی که قیمت ساخت سازه دو برابر

شده، بنابراین تولید در شهرك هاي کشاورزي کاملاً اقتصادي و براي سرمایه گذاران به صرفه است.



معاون استاندار کردستان: دولت مصمم به حل مشکلات کارآفرینان است

منبع: ایرناشماره خبر:  77  |  تاریخ: 1399/08/26

سنندج - ایرنا - معاون هماهنگی امور اقتصادي و توسعه منابع استاندار کردستان گفت: مشکلات متعددي پیش روي
کارآفرینان وجود دارد اما دولت با همه توان حامی آنها است.

سنندج - ایرنا - معاون هماهنگی امور اقتصادي و توسعه
منابع استاندار کردستان گفت: مشکلات متعددي پیش
روي کارآفرینان وجود دارد اما دولت با همه توان حامی

 
آنها است. 

به گزارش ایرنا، خالد جعفري روز دوشنبه در مراسم
افتتاحیه مراکز شتاب دهنده کارآفرینی در سنندج،
خواستار درك مشترك دولت و کارآفرینان از مشکلات،
کمبودها و تنگناها بویژه در حوزه اقتصادي شد و اظهار
داشت: تلاش می کنیم با برگزاري نشست هاي مشترك،

 
راهکار اساسی براي حل چالش ها و رونق دادن روزافزون به کسب و کارهاي کارآفرینان شناسایی و اجرایی کنیم. 

 
وي اضافه کرد: بسیاري از مشکلات و دغدغه هاي کارآفرینان استان در کارگروه رفع موانع تولید قابل پیگیري و بررسی است. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی کردستان نیز در این مراسم گفت: این استان در زمینه کارآفرینی و مراکز شتاب دهنده جزو

 
برترین هاي کشور است. 

برهان صلواتی با بیان اینکه بسیاري از کارآفرینان کردستان در سطح ملی مطرح هستند، افزود: مرکز شتاب دهنده اهورا پرداز از میان

 
600 کارآفرین کشوري توانست رتبه نخست در حوزه سلامت الکترونیک را به دست آورد. 

وي اشتغال ایجاد شده در مراکز شتاب دهنده را رضایت بخش اعلام کرد و یادآور شد: این اداره کل با همکاري مراکز دانشگاهی و
پارك علم و فناوري، خدمات ویژه از جمله مراکز فضاي کاري مشترك در اختیار کارفرمایان قرار داده که توانسته است در پیشبرد

 
فعالیت هاي کارآفرینی مثمر ثمر واقع شود. 

در نخستین روز از هفته جهانی کارآفرینی؛ مراکز شتابدهنده اهورا پرداز و نوآفرینان آداك ژرفا و مراکز فضاي کاري مشترك این

 
شرکت ها در سنندج افتتاح شد. 

 
16 تا 22 نوامبر مصادف با 26 تا 22 آبان در تقویم جهانی به عنوان هفته جهانی کارآفرینی نامگذاري شده است. 



 
برچسب ها 

 
- کارآفرینی 

 
- وزارت تعاون کار و رفاه اجتماعی 

- استانداري کردستان



واکنش جهانگیري به اظهارات قالیباف درباره جایگزین هاي تامین مالی طرح

معیشت

منبع: اقتصاد نیوزشماره خبر:  78  |  تاریخ: 1399/08/26

معاون اول رئیس جمهور در واکنش به اظهارات اخیر رییس مجلس گفت: «تجربه ام را می گویم؛ بودجه، چوب ادب
سیاستمداران است به ویژه سیاستمدارانی که شعار می دهند!»

واکنش جهانگیري به اظهارات قالیباف درباره جایگزین هاي

 
تامین مالی طرح معیشت 

اقتصاد نیوز : معاون اول رئیس جمهور در واکنش به اظهارات
اخیر رییس مجلس گفت: «تجربه ام را می گویم؛ بودجه،
چوب ادب سیاستمداران است به ویژه سیاستمدارانی که

 
شعار می دهند!» 

به گزارش اقتصادنیوز به نقل از جماران، معاون اول رییس جمهوري گفت: بودجه چوب ادب سیاستمدارانی است که تنها شعار می
دهند. منابع و مصارف در بودجه کشور موضوعی واقعی است و باید با آن منطقی برخورد کرد. متاسفانه برخی مسائلی که در حال

 
حاضر عنوان می شود با ده برابر بودجه کنونی نیز نمی توان به آن حرف ها جامه عمل پوشاند. 

اسحاق جهانگیري روز دوشنبه با اشاره به اهمیت بودجه سال 1400 کشور گفت: بودجه سال آینده کشور و جهت گیري هاي اصلی

 
آن باید با محوریت سیاست هاي اقتصاد مقاومتی تدوین شود. 

معاون اول رییس جمهور با بیان اینکه از هفته آینده بحث درباره منابع و مصارف بودجه سال 1400 در دولت انجام خواهد شد، اظهار

 
امیدواري کرد که بودجه مطابق سنوات گذشته در زمان مقرر در اختیار نمایندگان مجلس شوراي اسلامی قرار بگیرد. 

وي با اشاره به اینکه تحریم ها و شیوع کرونا فشارهاي مضاعفی بر بودجه کشور در سال جاري وارد کرده است، گفت: به فضل الهی
این دوره سخت را پشت سر خواهیم گذاشت و تصور دشمنان ایران که فکر می کردند ایران دچار کسري بودجه شدیدي شده و

 
اقتصادش فرو خواهد ریخت، باطل خواهد شد. 

جهانگیري افزود: با وجود همه سختی ها و دشواري ها که بر دولت و ملت ایران گذشت با همتی که مدیران کشور در موضوع بودجه از
خود نشان دادند، موفق شدیم تاکنون از این مرحله عبور کنیم هرچند برخی نمی خواهند قدر این زحمات را بدانند و حرف هایی را بر

 
زبان جاري می کنند که جز دلسرد کردن مدیریت کشور ثمري ندارد. 

زبان مدیران دولت براي پاسخگویی الکن نیست وي با تاکید بر اینکه همه می دانند که زبان مدیران دولت براي پاسخگویی زبان الکن
نیست، گفت: ما شرایط کشور و مردم را در موضع گیري هاي خود لحاظ می کنیم و می دانیم که مردم در شرایط سخت کنونی از



مسئولان خود انتظار دارند که به فکر زندگی و معیشت آنان باشند نه اینکه سرگرم دعوا و مجادله با یکدیگر شوند چرا که این مسئله

 
گره اي از زندگی آنان باز نمی کند. 

معاون اول رییس جمهور با بیان اینکه مکرر گفته ام کارنامه این دولت قابل مقایسه با هر دولت دیگري در سالهاي پس از انقلاب
اسلامی است، گفت: براي مقایسه می توان به دو سال و نیم پایانی دولت آقاي احمدي نژاد و دو سال و نیم ابتدایی دولت تدبیر و امید
پرداخت که در این دو برهه کشور با تحریم هاي بین المللی مواجه بود. البته دولت قبل در آن مقطع بیش از دو میلیون بشکه نفت
صادر می کرد که از محل آن 210 میلیارد دلار درآمد در اختیار داشت اما درآمد دولت تدبیر و امید در دو سال و نیم ابتدایی آغاز

 
بکار خود تنها 120 میلیارد دلار بود. 

جهانگیري با تاکید بر اینکه با کلی گویی و شعار در کشور اتفاقی رخ نمی دهد، اظهار داشت: در دو سال و نیم پایانی دولت گذشته
میزان اشتغال خالص کشور روند کاهنده داشت و تقریباً صفر بود در حالی که در مقایسه با دو سال و نیم ابتدایی آغاز به کار دولت
تدبیر و امید سالانه 500 هزار شغل ایجاد شد و همچنین نرخ تورم در دولت گذشته رو به بالا بود و به 36 درصد رسید در حالی که

 
تورم در دولت آقاي روحانی روند کاهنده داشت و به 11.2 کاهش یافت. 

وي افزود: این دستاوردها در شرایطی اتفاق افتاد که فقط مدیریت دولت جابه جا شد. کسانی که می گویند مدیران دولت دچار ضعف
هستند خوب است این دو مقطع زمانی که شرایط کشور از لحاظ تحریم هاي بین المللی یکسان بوده است را مقایسه کنند و ببینند

 
چه اتفاقاتی در بخش هاي مختلف اقتصادي کشور رخ داد. 

معاون اول رییس جمهوري با تبیین برنامه ریزي هاي انجام شده در ستاد فرماندهی اقتصاد مقاومتی براي مقاوم کردن اقتصاد کشور
در برابر تکانه هاي خارجی، گفت: اجراي برنامه هاي اولویت دار اقتصاد مقاومتی شرایط کشور را روز به روز بهتر کرد. به طوریکه در
شروع کار دولت تدبیر و امید به ناگهان قیمت نفت به بشکه اي 30 دلار کاهش یافت اما براي هیچ کدام از شاخص هاي کلان

 
اقتصادي نظیر تورم، صادرات و میزان تولید مشکلی پیش نیامد و تغییري ایجاد نشد. 

جهانگیري اظهار داشت: در دوره جدید تحریم ها که باید به واقع از آن به عنوان جنگ اقتصادي یاد کرد، آمریکایی ها به دنبال
فروپاشی ایران بودند و حتی تا آنجا رفتند که جنگ نظامی را نیز چاشنی کار خود کنند، ترور سردار شهید سلیمانی و برخی اتفاقات
دیگر در منطقه خلیج فارس نشانه هاي تصمیمات آنها بود ، البته برخی اتفاقات را نمی توان در مقطع کنونی بیان کرد و شاید در
شرایط دیگر بتوانیم براي مردم تبیین کنیم که دشمنان چه برنامه ریزي هایی براي کشور انجام داده بودند. قطعا هیچ کس نمی تواند

 
انفجار در یک نفت کش ایرانی را موضوعی اقتصادي قلمداد کند، دولت اجازه نداد در این شرایط سخت، اقتصاد کشور فرو بپاشد. 

معاون اول رییس جمهور گفت: هدف آمریکا اقتصاد ایران نبود می خواستند ایران را از هم بپاشانند. در این مقطع حساس مردم ایران

 
مشکلات را تحمل کردند و دولت هم فشار زیادي را متحمل شد که این مقاومت در تاریخ ماندگار خواهد شد. 

وي افزود: بودجه کشور در سال 1400 و جهت گیري هاي اصلی آن باید با محوریت سیاست هاي اقتصاد مقاومتی تدوین شود،
کاهش اتکا به درآمدهاي نفتی در تنظیم بودجه سال آینده لحاظ خواهد شد البته این به معناي آن نیست که ما از سهمیه و حق
صادرات نفتی خود چشم پوشی کنیم. دولت ایران هیچ گاه از حق ملت خود نخواهد گذشت. هنر مدیریت این است که این درآمدها را

 
در جاي خود هزینه کند و در بودجه جاري قرار ندهد. 

جهانگیري با بیان اینکه صادر کنندگان غیرنفتی در این دوره همانند سربازان خط مقدم به کشور خدمت کردند، گفت: حمایت از



 
صادر کنندگان از جهت گیري هاي بودجه سال آینده خواهد بود و ما قدردان آنها هستیم. 

معاون اول رییس جمهور جهت گیري دیگر بودجه سال آینده را ایجاد امنیت غذایی توصیف کرد و گفت: در سال پایانی دولت گذشته
6 میلیون تن گندم وارد کشور می شد و کشتی هاي متعددي در کنار بنادر بودند و نمی توانستند کالاهاي خود را در ساحل تخلیه
کنند در شرایطی که در برخی از استان هاي کشور ذخیره گندم فقط براي چند روز وجود داشت. در حالی که امروز دولت واردات
گندم را فقط براي حفظ و افزایش میزان ذخایر استراتژیک کشور انجام می دهد. برنامه دولت در حمایت از کشاورزان و انجام اقدامات
اساسی نظیر خرید تضمینی قیمت گندم که از کیلویی 400 تومان در سال 92 به 4000 تومان براي سال زراعی آینده رسیده است

 
باعث شد که ما بیش از پیش در زمینه تولید گندم خودکفا شویم. 

ممنوعیت واردات کالاهاي لوکس از رویکردهاي بودجه1400 خواهد بود وي با تاکید بر اینکه یکی دیگر از رویکردهاي بودجه سال
آینده ممنوعیت واردات کالاهاي لوکس و غیرضروري خواهد بود، گفت: در دوره جدید تحریم ها دولت بیش از 2000 قلم کالا را در
فهرست کالاهاي لوکس قرار داد و واردات آنها را ممنوع کرد اما متاسفانه برخی براي زیر سوال بردن عملکرد دولت می روند و به
موردي در فهرست هاي وارداتی دست پیدا می کنند و آن را بزرگنمایی می کنند در حالی که در دوره تحریم هاي قبل در دولت

 
گذشته به طور رسمی خودروهاي لوکسی نظیر پورشه وارد کشور می شد. 

معاون اول رییس جمهوري با اشاره به ضرورت حمایت از معیشت محرومان و افراد تحت پوشش کمیته امداد و بهزیستی و نیز کمک
به معیشت بیکارانی که از بیمه برخوردار نیستند در بودجه سال 1400، گفت: حمایت از اقشار محروم و آسیب پذیر جامعه در بودجه
سال آینده از جهت گیري هاي اصلی خواهد بود. رسیدگی به حقوق کارکنان و بازنشستگان و متناسب سازي دستمزدها و دریافت ها

 
در راستاي عدالت بنیانی سیاست هاي اقتصاد مقاومتی در تدوین بودجه سال آینده لحاظ خواهد شد. 

وي یادآورشد: ما می دانیم وضع زندگی کارمندان و کارگران دشوار است و آنها به سختی زندگی خود را اداره می کنند، در این شرایط
دشوار اقتصادي تلاش کردیم که به میزان قابل توجهی حقوق کارمندان اداري و بازنشستگان افزایش یابد، خوب است که منتقدان
مقایسه کنند در آن شرایطی که بیش از 2 میلیون بشکه نفت با قیمت هاي بالا صادر می شد چه میزان به حقوق کارمندان و

 
بازنشستگان اضافه کردند. 

جهانگیري ادامه داد: طرح هاي اولویت دار اقتصاد مقاومتی که بیش از 100 مورد آن در ستاد فرماندهی اقتصاد مقاومتی به تصویب
رسید باید با قوت ادامه یابد، این طرح ها علاوه بر اینکه تاب آوري اقتصاد ما را بالا برد، کشور را از واردات برخی کالاها نیز بی نیاز

 
کرد. 

وي افزود: این طرح ها باید در اولویت کار دستگاه ها، نظام بانکی و صندوق توسعه ملی باشد. یک نمونه از پروژه هاي اولویت دار
اقتصاد مقاومتی، راه اندازي پالایشگاه ستاره خلیج فارس بود. فرض کنید اگر این پالایشگاه در سالهاي گذشته احداث نمی شد با
شروع دور جدید تحریم ها مشکلات زیادي براي کشور در تامین بنزین ایجاد می شد، امروز این پالایشگاه علاوه بر رفع نیاز داخلی

 
مصرف بنزین به محلی براي صادرات بنزین کشور و تامین ارز کشور تبدیل شده است. 

جهانگیري گفت: موضوع کرونا نیز باید بعنوان موضوعی جدي در بودجه سال 1400 با سرفصلی مشخص مدنظر قرار گیرد و حمایت از
شرکت هاي دانش بنیان باید در بودجه سال آینده مورد نظر باشد. شرکت هاي دانش بنیان در دوران کرونا کمک فراوانی در تولید

 
ماسک و تجهیزات پزشکی کردند که این روند باید جدي تر دنبال شود. 



بودجه چوب ادب سیاستمداران بویژه سیاستمدارانی است که تنها شعار می دهند معاون اول رییس جمهور گفت: تجربه من به عنوان
فردي که هم در دولت و هم در مجلس فعالیت کرده ام می گوید؛ بودجه چوب ادب سیاستمداران بویژه سیاستمدارانی است که تنها
شعار می دهند. منابع و مصارف در بودجه کشور موضوعی واقعی است و باید با آن منطقی برخورد کرد. نمی توان ذهنی و خیالی
منابع کشور را افزایش دهیم. متاسفانه برخی مسائلی که در حال حاضر عنوان می شود با ده برابر بودجه کنونی نیز نمی توان به آن

 
حرف ها جامه عمل پوشاند. 

وي افزود: برخی می گویند منابع گمرکی را افزایش بدهیم، کسی که این حرف را می زند نشان می دهد که کمترین آشنایی با اقتصاد
ندارد زیرا این دست محاسبه ها موجب افزایش قیمت همه کالاها در کشور می شود. باید آشکارا و شفاف به مردم بگویند درآمدي که

 
از این تصمیم حاصل می شود، پیامدهاي آن تورم و افزایش سرسام آور قیمت همه کالاها خواهد بود. 

جهانگیري اظهار امیدواري کرد؛ بودجه سال آینده، نقطه آغاز تفاهم و همکاري دولت و مجلس جدید باشد و اگر منابعی وجود داشته
باشد که از چشم دولت دور مانده باشد و معرفی شود، قدردانی خواهیم کرد و منابع جدید را براي کمک به زندگی و معیشت مردم

 
صرف خواهیم کرد. 

معاون اول رییس جمهور در بخش دیگري از سخنان خود با اشاره به گزارش رییس بنیاد مسکن انقلاب اسلامی در خصوص سیاست
هاي اقتصاد مقاومتی و ساخت مسکن در روستاها و شهرهاي کوچک براي محرومان، گفت: بنیاد مسکن انقلاب اسلامی کارهاي
بزرگی در سالهاي اخیر انجام داده است به ویژه در ساخت مسکن پس از حوادث غیرمترقبه نظیر زلزله کرمانشاه و سیل سال 1398

 
که بنیاد مسکن خوش درخشید. 

وي افزود: در دولت آقاي روحانی در حوزه کمک به محرومین و مواجهه با خسارات حوادث غیرمترقبه کارهایی بزرگ انجام شد که ما

 
نتوانستیم به خوبی آن را براي مردم بیان کنیم، تنها در زلزله کرمانشاه در مقطعی کوتاه 100 هزار واحد مسکونی ساخته شد. 

دکتر جهانگیري گفت: اخیراً مراسم پایان ساخت و بازسازي 1 میلیون واحد مسکن پس از سیل سال 98 نیز برگزار شد، خوشبختانه

 
در ساخت خانه هاي جدید استانداردهاي لازم ساخت و ساز رعایت شده است و تفاوت بسیاري با خانه هاي قبلی وجود دارد. 

معاون اول رییس جمهور ساخت 100 هزار واحد جدید براي محرومین در روستاها و شهرهاي کوچک، تامین مسکن ایتام و نوسازي و
مقاوم سازي در بافت حاشیه اي شهرها را نیز از اقدامات ارزشمند بنیاد مسکن انقلاب اسلامی توصیف کرد و گفت: اجراي این طرح ها
در چارچوب سیاست هاي دولت و رویکرد عدالت بنیانی سیاست هاي اقتصاد مقاومتی انجام می شود. خوب است اطلاع رسانی دقیقی

 
در این خصوص انجام شده است. 

وي ادامه داد: سازمان بهزیستی هم اعلام کرده است که از 130 هزار واحد مسکونی که براي معلولین ساخته شده بیش از 90 هزار
واحد آن در دولت آقاي روحانی انجام شده است. اینکه محرومین در برخی روستاها بدون هیچ آورده اي داراي سرپناه می شوند کاري

 
ارزشمند است. 

معاون اول رییس جمهوري افزود: امام خمینی (ره) فرمودند که مستضعفین و محرومین جامعه ولی نعمت ما هستند ما خواهان
حرکت در مسیر حضرت امیر المومنین(ع) که شهید راه عدالت بود هستیم و باید در این جهت تلاش کنیم. امیدوارم این اقدامات با

 
سرعت و گستردگی بیشتري ادامه پیدا کند و سنگ بناي این فعالیت ها به گونه اي باشد که در دولت هاي بعدي نیز ادامه یابد 



جهانگیري ضمن قدردانی از نظام بانکی کشور در پرداخت تسهیلات به منظور ساخت و نوسازي بافت هاي فرسوده و تامین مسکن

 
محرومین اظهار امیدواري کرد نظام بانکی در تداوم این برنامه ها بیش از پیش همکاري کند. 

در این جلسه که وزراي صنعت، معدن و تجارت، ارتباطات و فناوري اطلاعات، نیرو و معاون علمی و فناوري رییس جمهور، رییس
سازمان برنامه و بودجه و معاون امور زنان ریاست جمهوري حضور داشتند، پورمحمدي معاون اقتصادي و هماهنگی سازمان برنامه و
بودجه گزارش مبسوطی از عملکرد هفت ماهه منابع و مصارف عمومی قانون بودجه و هدفمندي در سال 1399 و برآورد منابع و
مصارف عمومی در لایحه بودجه سال 1400 کل کشور و نیز جهت گیري هاي بودجه سال آینده بر اساس چند رویکرد اقتصاد

 
مقاومتی و جهش تولید ارائه کرد. 

همچنین تابش رییس بنیاد مسکن انقلاب اسلامی در گزارشی با اشاره به نحوه تامین مسکن محرومین و ایتام، نوسازي و مقاوم سازي
خانه ها در بافت هاي حاشیه اي شهرها از ساخت 91940 واحد مسکونی در یک سال گذشته با استفاده از تسهیلات ارزان قیمت،

کمک بلاعوض سازمان برنامه و بودجه ارائه کرد.



جزئیات واگذاري یک شرکت زیر مجموعه صدا و سیما

منبع: بورس 24شماره خبر:  79  |  تاریخ: 1399/08/26

به گزارش خبرنگار بورس 24، 100 درصد سهام شرکت مجتمع صنایع چوب، فلز، پلاستیک و الکترونیک سیما چوب شامل
... 10

بورس24 : 100 درصد سهام شرکت مجتمع صنایع چوب، فلز، پلاستیک و الکترونیک سیما چوب از طریق فرابورس واگذار می

 
شود. 

به گزارش خبرنگار بورس24 ، 100 درصد سهام شرکت مجتمع صنایع چوب، فلز، پلاستیک و الکترونیک سیما چوب شامل 10 هزار
سهم از طریق فرابورس توسط سازمان خصوصی سازي به وکالت از سوي سازمان صدا و سیماي جمهوري اسلامی ایران واگذار می

 
شود. 

ارزش پایه هر سهم این شرکت براي این واگذاري 167 میلیون ریال و ارزش کل آن نیز یک هزار و 670 میلیارد ریال تعیین شده
است که به صورت 50 درصد نقد و بقیه به صورت قسطی در 24 ماه با فاصله هر قسط شش ماهه، با نرخ سود 18 درصدي واگذار

 
خواهد شد. 

شایان ذکر است بخشی از شرایط عمومی معامله بلوك 100 درصدي سهام شرکت مجتمع صنایع چوب، فلز، پلاستیک و الکترونیک

 
سیما چوب بدین شرح است: 

- متقاضیان اقرار می نمایند؛ ممنوع المعامله نبوده و مشمول ماده (24) قانون اجراي سیاست هاي کلی اصل چهل و چهارم قانون

 
اساسی مصوب 31/04/1387 و اصلاحات بعدي آن نمی باشند. 

- خریداران قبلی سهام بلوکی اقساطی از سازمان خصوصی سازي که در اجراي قراردادهاي منعقده، اقساط آنان معوق گردیده، تا

 
تعیین تکلیف بدهی هاي قبلی، حق شرکت در مزایده و خرید مجدد سهام را نخواهند داشت. 

- خریداران متعهد هستند، چنانچه فعالیت شرکت طبق تشخیص و ابلاغ سازمان پدافند غیرعامل متضمن امور حساس امنیتی و

 
طبقه بندي حیاتی باشد، در اداره شرکت و مدیریت امور، ضوابط مربوطه ابلاغی از مرجع مذکور را به دقت رعایت و اجراء نماید. 

- خریداران سهام کنترلی بنگاه هاي مرتبط، ملزم به رعایت مفاد دستورالعمل حفاظت و مراقبت از اماکن مورد واگذاري، مصوب

 
شوراي امنیت کشور خواهند بود. 

- موسسات و نهادهاي عمومی غیر دولتی و شرکت هاي تابعه و وابسته آنها، موضوع ماده (5) قانون محاسبات عمومی مصوب 1366 و
اصلاحات بعدي آن که متقاضی خرید سهام می باشند، متعهد می گردند، محدودیت هاي مقرر در ماده (6) قانون اجراي سیاست هاي
کلی اصل (44) قانون اساسی و اصلاحات بعدي آن را رعایت نمایند. بدیهی است، مسئولیت ناشی از عدم رعایت آن به عهده خریدار



 
خواهد بود. 

- خریداران مکلف به رعایت مواد (44) و (45) قانون اجراي سیاست هاي کلی اصل (44) قانون اساسی موضوع ممنوعیت انجام
اقدامات منجر به اخلال در رقابت می باشد. همچنین خریدار اقرار می¬نماید مشمول محدودیت مقرر در ماده (47) قانون مذکور
نیست. بدیهی است در صورتیکه انجام یک یا چند مورد از رویه هاي ضدرقابتی موضوع مواد (44) تا (48) قانون فوق الذکر از سوي

 
خریدار، براي شوراي رقابت محرز گردد، خریدار حق اعتراض نسبت به تصمیمات آن شورا(موضوع ماده 61 قانون) را نخواهد داشت. 

- خریدار مکلف است به نسبت سهام مورد معامله، بدهی مندرج در صورت هاي مالی مبناي ارزش گذاري سهام به «شرکت
مادرتخصصی ذیربط»، «خزانه داري کل کشور» را از زمان واگذاري سهام مطابق ترتیبات قانونی مقرر توسط دستگاه هاي مزبور

 
پرداخت نماید. 

همچنین خریدار می بایست بابت تضمین پرداخت بدهی به «شرکت مادرتخصصی ذیربط» و «خزانه داري کل کشور»، اسناد تضمین
مناسب را صادر و در اختیار آنها قرار دهد. مسئولیت خریدار (به نسبت سهام مورد معامله) و شرکت درخصوص اصل بدهی مذکور و

 
همچنین پرداخت جرائم و وجه التزام به «شرکت مادرتخصصی ذیربط»، تضامنی خواهد بود. 

- آزادسازي سهام بنگاه مورد معامله توسط سازمان خصوصی سازي علاوه بر تسویه حساب کامل مطالبات با دستگاه هاي یاد شده
مندرج در صورت هاي مالی مبناي ارزش گذاري سهام، منوط به جایگزینی کامل تضامین و تعهدات صادره از سوي شرکت

 
مادرتخصصی ذیربط نزد اشخاص ثالث توسط خریدار (به نسبت سهام خریداري شده) می باشد. 

- خریدار مکلف است همزمان با امضاي قرارداد واگذاري سهام، نسبت به ارائه اسناد تضمین مناسب به شرکت مادرتخصصی معادل

 
تضامین و تعهدات صادره شرکت مادرتخصصی براي تضمین تعهدات شرکت مورد واگذاري (نزد اشخاص ثالث) اقدام نماید. 

خریدار متعهد می گردد ظرف مدت معین از تاریخ عقد قرارداد به نسبت سهام مورد معامله و با کسب رضایت مضمون له اقدام به

 
آزادسازي یا جایگزینی تضامین و تعهدات شرکت مادرتخصصی نزد اشخاص ثالث نماید. 

پس از آزادسازي و جایگزینی مزبور بنا به تأیید و اعلام سازمان خصوصی سازي و ذینفع تضامین و تعهدات مورد بحث، اسناد تضمین

 
مأخوذه از خریدار عودت خواهد شد. 

- خریدار مکلف است هنگام عقد قرارداد، برنامه کتبی خود را براي حفظ سطح اشتغال موجود بنگاه مورد واگذاري، به سازمان
خصوصی سازي ارائه نماید. این موضوع در قرارداد واگذاري نیز قید خواهد شد.



مرکز خلاقیت براي اشتغال مددجویان کمیته امداد خوزستان احداث می شود

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  80  |  تاریخ: 1399/08/26

اهواز- مدیرکل کمیته امداد خوزستان گفت: مرکز خلاقیت و نوآوري در راستاي حمایت از فعالیت هاي نوین اشتغال
مددجویان با همکاري پارك علم و فناوري در این استان ایجاد می شود.

اهواز- مدیرکل کمیته امداد خوزستان گفت: مرکز خلاقیت
و نوآوري در راستاي حمایت از فعالیت هاي نوین اشتغال
مددجویان با همکاري پارك علم و فناوري در این استان

 
ایجاد می شود. 

به گزارش خبرنگار مهر، جمال شیبه ظهر امروز در نشست
تخصصی با رئیس پارك علم و فناوري استان، اظهار کرد:
رویکرد جدید کمیته امداد خودکفایی مددجویان،
توانمندسازي و ایجاد شغل توسط مشاغل نوین و دانش

 
بنیان است. 

وي با تأکید بر اینکه مرکز خلاقیت و نوآوري در راستاي حمایت از فعالیت هاي نوین اشتغال مددجویان با همکاري پارك علم و
فناوري ایجاد می شود، سیاست هاي اشتغال امداد را در قالب الگوهاي نوین اشتغال و تبیین نظام راهبري شغلی، هدایت و پشتیبانی
در مسیر توسعه اشتغال تشریح کرد و افزود: با شناسایی استعدادها و حمایت و هدایت آنها و تعامل با مراکز آموزشی ارائه آموزش هاي
مهارتی، معرفی به بانک هاي عامل اعطاي تسهیلات قرض الحسنه اشتغال نظارت بر حسن انجام کار و پایداري طرح هاي اشتغال

 
مددجویان به مدت پنج سال انجام می شود. 

شیبه به همکاري کمیته امداد با پارك علم و فناوري خوزستان در زمینه توسعه اشتغال هاي دانش بنیان اشاره کرد و افزود: همکاري
دوجانبه، در راستاي بسترسازي مطلوب براي فعالیت شرکت هاي دانش بنیان و خلاق زیرمجموعه پارك موجب ایجاد اشتغال مولد و

 
درآمد پایدار براي خانواده هاي تحت حمایت امداد می شود. 

معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد خوزستان در ادامه این نشست بیان کرد: در راستاي توسعه اشتغال هاي نوین، نوآورانه، خلاق
و دانش بنیان نشست تخصصی اشتغال با پارك علم و فناوري استان آماده سازي بازگشایی مرکز نوآوري حامی با همکاري پارك علم و

 
فناوري برگزار شد. 

ناجی عبیاوي افزود: پیرو تفاهم نامه قبلی با پارك علم و فناوري مبتنی بر توانمندسازي و پایدارسازي اقتصادي مددجویان، تعامل با
مراکز علمی و دانشگاهی جهت گیري سرمایه هاي اجتماعی دانشجویان و دانش آموختگان، هدف همکاري کمک و افزایش ثروت

 
حمایت از محصول، توانمندسازي اقشار آسیب پذیر با ایجاد مشاغل جدید و ارتقا مشاغل خانگی است. 

مدیر پارك علم و فناوري خوزستان ادامه این نشست بر نحوه شناسایی استعدادها حمایت و هدایت آنها، ارائه خدمات مشاوره علمی و



برگزاري کارگاه هاي آموزشی پژوهشی در زمینه پیشرفت هاي علمی، توانمندسازي مخترعین مبتکران و تأمین اعتبار مورد نیاز براي

 
اعطاي تسهیلات، همکاري می کند. 

کاظمی نژاد بر لزوم نقش آفرینی بیشتر شرکت هاي دانش بنیان و نخبگان در به کارگیري ظرفیت شرکت ها و مجموعه هاي ذیل
پارك در توسعه اشتغال نیازمندان تأکید و آمادگی مجموعه پارك علم و فناوري خوزستان را براي هرگونه همکاري اعلام کرد.



200 هکتار بذرپاشی در سطح مراتع شاهرود انجام شد

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  81  |  تاریخ: 1399/08/26

رئیس اداره منابع طبیعی شاهرود بابیان اینکه توسعه گیاهان دارویی در شرایط نامساعد اقتصادي به اشتغال زایی و تولید
کمک می کند، گفت: 200 هکتار بذرپاشی در سطح مراتع شاهرود انجام شد.

به گزارش گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از
سمنان، کشاورزیان رئیس اداره منابع طبیعی شاهرود
ضمن بیان اینکه 200 هکتار بذرپاشی در سطح مراتع
شاهرود انجام شد، گفت: حوزه جنوب و جنوب شرقی
شهرستان مابین مراتع رویان و طرود بیارجمند بهترین

 
رویشگاه وَشَق کشور محسوب می شود. 

او بابیان اینکه براي بذرپاشی وشق در سطح مراتع 20
میلیون تومان اعتبار هزینه شده است، افزود: پیش بینی می شود با بارندگی هاي اخیر مراتع عالی را به لحاظ پوشش گیاهان دارویی

 
در آینده خواهیم داشت. 

انتهاي پیام / گ



کارآفرینی معادل ارزش آفرینی است

منبع: شعار سالشماره خبر:  82  |  تاریخ: 1399/08/26

شعار سال: مهدي حسین نژاد، مدیرکل صندوق ضمانت سرمایه گذاري تعاون در مراسم افتتاحیه هفته جهانی تعاون گفت:
بسیاري از دانشمندان کارآفرینی را معادل ارزش آفرینی می دانند و این نشان از اهمیت این مهم در اقتصاد کشور است

بنابراین ضرورت دارد که ما به افرادي که داراي ایده و خلاقیت هستند مشاوره دهیم و به او ...

شعار سال: مهدي حسین نژاد، مدیرکل صندوق ضمانت سرمایه گذاري تعاون در مراسم افتتاحیه هفته جهانی تعاون گفت:
بسیاري از دانشمندان کارآفرینی را معادل ارزش آفرینی می دانند و این نشان از اهمیت این مهم در اقتصاد کشور است بنابراین
ضرورت دارد که ما به افرادي که داراي ایده و خلاقیت هستند مشاوره دهیم و به او یاد دهیم چگونه سرمایه خود را به درستی

 
استفاده کند. 

او افزود: صندوق ضمانت سرمایه گذاري تعاون سعی کرده هم کارآفرینی انجام دهد هم اینکه به اکوسیستم کارآفرینی کمک کند و از

 
آن ها حمایت به عمل آورد. 

حسین نژاد تصریح کرد: در حال حاضر در بعُد حمایت از کارآفرینان، صندوق ضمانت 70 درصد از وثیقه اي که کارآفرینان براي ارائه

 
به بانک نیاز دارند، تامین می کند و اگر این کارآفرین در حوزه دانش بنیان باشد، 80 درصد را تضمین خواهد کرد. 

او افزود: براي سرمایه ي در گردش شرکت هاي دانش بنیان، ضمانت نامه معاملات را ابداع کردیم تا دو شرکت بتوانند با استفاده از
ضمانت نامه ما، بدون هیچ هزینه اي معامله انجام دهند و در زمان معین به عهد خود وفا کنند براي مثال فعالان حوزه دام و طیور می

 
توانند با استفاده از ضمانت نامه هاي ما مواد اولیه خود را تامین و در زمان موعود مبلغ معین را پرداخت کنند. 

مدیرکل صندوق ضمانت سرمایه گذاري تعاون گفت: تامین مالی خرد تضمین شده تاکنون مورد غفلت قرار گرفته بود، اما خوشبختانه

 
با استفاده از قانون تعاون توانستیم آن را افتتاح کنیم و از شرکت هاي تعاونی تا مبلغ 30 میلیارد تومان حمایت کنیم. 

او افزود: براي توسعه کارآفرینی با همکاري بانک توسعه تعاون، اولین مرکز نوآوري تعاون را راه اندازي کردیم و اکوسیستم هاي
کارآفرینی مانند تامین اجتماعی، صندوق ها و ... را آنجا مستقر کردیم و حتی برنامه «میدون» به عنوان تبلیغ کننده و پشتیبان به ما

 
پیوسته است تا استارت آپ هایی که تمایل به نوآوري دارند، به راحتی حمایت شوند. 

 
حسین پور بیان کرد: 9 مرکز دیگر در ماه آینده در استان هاي دیگر راه اندازي خواهد شد. 

مدیرکل صندوق ضمانت سرمایه گذاري تعاون اظهار کرد: به دنبال سیاست هاي معاونت، توسعه زنجیره و خوشه هاي تولید را در
دستور کار قرار دادیم و در این راستا، 300 مزرعه میگو در هرمزگان و خوزستان را شناسایی کردیم و براي آن ها تعاونی تشکیل

 
دادیم تا از تولید و بسته بندي و فروش مزرعه داران حمایت شوند. 

حسین پور گفت: اعتقاد من این است باید 7 و نیم میلیون دانشجوي موجود در این رشته را حمایت کنیم تا وارد بازار کار شوند و



 
کارآفرینی کنند که البته مراکز نوآوري جهت تسهیل این امر قطعا کمک کننده خواهد بود. 

borna.news ،1088463:شعار سال، با اندکی تلخیص و اضافات برگرفته از خبرگزاري برنا، تاریخ انتشار: 26 آبان 1399، کد خبر



تجاري سازي محصولات و صنایع تبدیلی نیاز ضروري تیران

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  83  |  تاریخ: 1399/08/26

فصل اقتصاد - اصفهان- ایرنا- شهرستان تیران و کرون ظرفیت بالایی در تولیدات کشاورزي استان اصفهان دارد که شکوفایی
آن با هدف افزایش ارزش اقتصادي به اعتقاد کارشناسان میزگرد ایرنا نیازمند تجاري سازي محصولات و صنایع تبدیلی و

تکمیلی است که باید تدبیر ویژه اي براي تحقق این مهم اندیشیده شود.

فصل اقتصاد - شهرستان تیران و کرون ظرفیت بالایی در
تولیدات کشاورزي استان اصفهان دارد که شکوفایی آن با
هدف افزایش ارزش اقتصادي به اعتقاد کارشناسان میزگرد
ایرنا نیازمند تجاري سازي محصولات و صنایع تبدیلی و
تکمیلی است که باید تدبیر ویژه اي براي تحقق این مهم

 
اندیشیده شود. 

به گزارش فصل اقتصاد، صنایع تبدیلی و تکمیلی بخش
کشاورزي به صنایعی گفته می شود که با انجام کارهاي مختلف روي محصولات زراعی، باغی، دامی، طیور، شیلات، جنگل و مرتع،
باعث افزایش ارزش اقتصادي این محصولات شود؛ این صنایع، انواع محصولات کشاورزي و دامی به مواد مختلف و قابل مصرف تبدیل

 
و رابطه با ارزشی بین کشاورزي و صنعت، ایجاد می کند. 

صنایع غذایی از نظر وسعت و گستردگی، دومین مقام را در جهان داراست که این موضوع اهمیت سرمایه گذاري در این بخش براي
اشتغال، تولید و رشد اقتصادي را نشان می دهد که با توجه به آثار مستقیم و غیرمستقیم صنایع غذایی و فرآوري محصولات کشاورزي

 
در بخش تولید و اشتغال موجب رشد و شکوفایی اقتصاد در سطح کلان می شود. 

ظرفیت هاي تولیدي محصولات بخش کشاورزي و توسعه صنایع تبدیلی وابسته به این بخش مهم اقتصادي نوید دهنده قابلیت هاي
متنوع براي ارزآوري بیشتر بوده و صادرات بخش کشاورزي بعنوان یکی از اولویت هاي اساسی وزارت صنعت، معدن و تجارت از حیث

 
حمایت از تولید و اشتغال در برنامه هاي پنج ساله توسعه کشور مورد توجه ویژه است. 

میزان ارزش افزوده در این صنایع با ارزش افزوده در صنایع پتروشیمی برابري دارد که یعنی صادرات این به شکوفایی اقتصادي و
تحقق اقتصاد مقاومتی کمک می کند و صنایع تبدیلی می توانند امکان مصرف و نگهداري محصولات کشتورزي را در طی سال میسر

 
کند. 

بر اساس آمارها بخش کشاورزي 15 درصد تولید ناخالص داخلی، 21 درصد اشتغال و 22 درصد صادرات غیرنفتی کشور را تشکیل
می دهد از سویی دیگر ضایعات محصولات کشاورزي در کشور سالانه 15.3 میلیون تن معادل 17.5 درصد تولید است و این وضع

 
کمبود صنایع تبدیلی در کشور را حکایت می کند. 

فرآوري، بسته بندي و برندسازي از مولفه هاي مهم تجاري سازي محصولات کشاورزي است که پس از این مرحله گسترش دیپلماسی

 
براي جذب بازارهاي بین المللی نیز نیاز است. 

ورود به بازارهاي جدید تجاري به دلیل مازاد قابل توجه تولیدات کشاورزي کشور، امري ضروري است اما باید براي این کار به پیش
مقدمه هاي آن مثل فرآوري و بسته بندي توجه شود چرا که خام فروشی و بدون توجه به مقوله هاي تبلیغاتی سود حداکثري را به

 
کشاورز، سرمایه گذار و اقتصاد کشور نمی رساند و بیشتر دلال و کشورهاي بهره بردار از آن منفعت می برند. 



11 درصد اشتغال و هفت درصد از تولید ناخالص ملی اصفهان در بخش کشاورزي است که این استان در میزان سطح زیر کشت
محصولات گلخانه اي شامل سبزي و صیفی و گل و گیاه زینتی از رتبه و جایگاه بالایی برخورد داراست اما کمترین توجه به

 
موضوعاتی مثل فرآوري و تجاري سازي این ظرفیت شده است. 

آلمان، انگلیس، هلند، کرواسی، گرجستان، استرالیا، کانادا، کره جنوبی، ارمنستان، کویت، آمریکا، چین، هند، مالزي، سنگاپور،
آذربایجان، ترکمنستان، تاجیکستان، ازبکستان، بحرین، پاکستان، قطر، عربستان، سومالی، قزاقستان، عراق، افغانستان، عمان، سودان و

 
سومالی از مقاصد صادرات کشاورزي و دامی استان اصفهان به شمار می روند. 

تیران و کرون با ظرفیت 21 هزار هکتار اراضی کشاورزي، داراي 180 هکتار محیط گلخانه اي است که این شهرستان رتبه اول گلخانه
هاي صنعتی استان اصفهان را به خود اختصاص داده و سالانه بیش از 36 هزار تن محصول تولید و بیش از 20 درصد از آن به خارج

 
کشور صادر می شود. 

انگور، گیاهان دارویی و محصولات باغی از دیگر محصولات کشاورزي این شهرستان است که مرغوب و داراي ظرفیت صادرات و
فرآوري است اما تجاري سازي این تولیدات مورد بی توجهی و یا فراموشی قرار گرفته و کشاورزان و فعالان اقتصادي را از داشتن سود

 
زیاد محروم کرده است. 

بی توجهی به فرآوري، برندسازي، نگهداري و تجاري سازي محصولات کشاورزي در تیران و کرون در مقطع زمانی خاص که مشکل
کمبود تقاضا محصول خام فراگیر می شود چالش هاي خود را نشان می دهد و مدیریت این شهرستان با نارضایتی و حجمی از
اعتراض ها روبرو خواهد شد و پیش از اینکه فعالان بخش کشاورزي خسارت ببینند و نسبت به بی تدبیري و نبود آینده نگري ها

 
اعتراض کنند، لازم است مسوولان امر در رفع این مشکلات چاره اي بیندیشند. 

خبرگزاري جمهوري اسلامی استان اصفهان در همین ارتباط میزگردي با عنوان" تجاري سازي محصولات کشاورزي و صنایع تبدیلی
نیاز ضروري کشاورزي تیران و کرون" با حضور شهرام آذرپی معاون برنامه ریزي و عمرانی فرمانداري تیران و کرون، رضا طاهري
رئیس دانشگاه علمی و کاربردي تیران، غلامرضا حیدري کارآفرین و نماینده کشاورزان شهرستان، رامین ناظمی معاون فنی اداره و

 
ایمان قدیري کارشناس اداره جهاد کشاورزي تیران و کرون برگزار کرد. 

 
ضرورت سرمایه گذاري براي تجاري سازي محصولات 

معاون فنی اداره جهاد کشاورزي تیران و کرون گفت: صنایع تبدیلی حلقه مفقود در حوزه کشاورزي این شهرستان محسوب و موضوع

 
مهم تجاري سازي مغفول مانده است. 

رامین ناظمی در این میزگرد ایرنا با اشاره به فعالیت گسترده در تولید محصولات گلخانه، تولید داروهاي گیاهی و انگور در این منطقه
افزود: عرضه محصولات این شهرستان با واسطه ها و دلالان و شرکت هاي مهم در بازار انجام می شود و سرمایه گذاري براي تجاري

 
سازي محصولات انجام نشده است. 

وي با بیان اینکه سالانه 12 تن انگور، 2 تن زعفران، 2 تن موسیر، 36 هزار تن محصول گلخانه اي در تیران و کرون تولید می شود

 
اظهارداشت: 60 درصد از تولید انگور شهرستان مصرف خوراکی و مابقی آن براي تولید شیره، سرکه و کشمش استفاده می شود. 

وي اضافه کرد: 90 درصد از کل تولید محصولات گلخانه اي شهرستان فلفل و مابقی خیار، گوجه زیتونی است که 20 درصد از کل

 
تولید این بخش قابلیت صادراتی و فروش ویژه ندارد و در بازارهاي محلی عرضه می شود. 

 
لزوم ایجاد سردخانه و تمرکز بر صنایع تبدیلی 

معاون فنی اداره جهاد کشاورزي تیران و کرون بیان کرد: تمام تلاش کشاورزان منطقه عرضه بلافاصله این محصولات در بازار است و
زیرساخت مثل سردخانه براي نگهداري از تولیدات کشاورزي وجود ندارد که این موضوع تهدیدي جدي براي سرمایه گذاران این

 
بخش در مواقع حساس و نبود تقاضا محسوب می شود. 

به گفته وي نبود زیرساخت و سرمایه گذاري در بخش صنایع تبدیلی منفعت را کاهش داده و محصولات مرغوب این شهرستان با برند

 
دیگر مناطق کشور عرضه می شود و بخش عمده سود به جیب واسطه ها می رود. 

وي اضافه کرد: تاکنون تمرکز کمتري از سوي مسئولان و سرمایه گذاران براي فعالیت در حوزه صنایع تبدیلی و تجاري سازي
محصولات کشاورزي شده که باید فعالیت تبلیغی و هدف گذاري منطقی انجام شود که زمینه ساز اشتغال، سودآوري و جلوگیري از



 
خسارت در مواقع بحرانی خواهد شد. 

ناظمی با اشاره مرغوبیت زعفران تیران و کرون گفت: این محصول به صورت خام عرضه می شود و با توجه به افزایش هزینه هاي

 
کاشت و برداشت، رغبت ادامه فعالیت را امسال از کشاورزان گرفته و منفعت چندانی براي آن ها نداشته است. 

وي آینده نگري براي محصولات کشاورزي را مهم بیان کرد و یادآورشد: تجاري سازي، توسعه گلخانه اي متناسب با نیاز، تدبیر براي
نگهداري محصولات کشاورزي را مهم بیان کرد و ادامه داد: تشکیل کارگروهی براي تصمیم سازي در این حوزه با حضور نهادهاي

 
مرتبط براي هم افزایی در جهت تجاري محصولات لازم است. 

وي یادآور شد: فرآیندهاي اخذ مجوز از سازمان غذا و دارو سخت است و کمتر افراد قادر به دریافت این مجوزها خواهند بود که این

 
موضوع یکی از موانع پیش روي صنایع تبدیلی و فرآوري تولیدات کشاورزي بوده است. 

معاون جهاد کشاورزي تیران و کرون خاطرنشان کرد: مشغله و ماموریت هاي متعدد، دیوانسالاري اداري در سازمان جهاد کشاورزي

 
فرصت را براي تصمیم گیري و سیاست گذاري از بین برده و بخش خصوصی نیز براي پیشرفت کار همچنان قدرتمند نشده است. 

 
احداث شهرك صنایع غذایی در تیران و کرون 

کارشناس کشاورزي مدیریت جهاد کشاورزي تیران و کرون گفت: راه اندازي شهرك صنعتی با رویکرد صنایع غذایی متناسب با

 
تولیدات بخش کشاورزي این شهرستان لازم است. 

ایمان قدیري در این میزگرد خبري ایرنا افزود: کیفیت و میزان تولید در این شهرستان در سطح بالایی در مقایسه با دیگر مناطق
استان اصفهان است اما براي تجاري سازي و فرآوري این محصولات تاکنون کاري نشده و زمینه براي سرمایه گذار و جذب سرمایه

 
فراهم نشده است. 

وي ادامه داد: بروکراسی سخت اداري و وثیقه هاي سنگین تسهیلات بانکی امید و انگیزه را براي افراد جهت مشارکت در راه اندازي

 
کارخانه هاي صنایع تبدیلی و فراوري محصولات کشاورزي از بین برده است. 

وي با بیان اینکه برخی از کشاورزان به صورت سنتی محصولات کشاورزي خود را فرآوري می کنند، یادآور شد: روش هاي سنتی بازار

 
خوبی ندارد و مورد استقبال قرار نمی گیرد. 

کارشناس کشاورزي مدیریت جهاد کشاورزي تیران و کرون با اشاره به اینکه موسیر تیران و کرون به استان هاي همدان کرمانشاه
فروخته و یا توسط واسطه ها به کشورهاي عربی صادر می شود، اظهارداشت: بازار داخلی این محصول براي مصرف در لبنیات است و

 
فرآوري دیگر نمی شود. 

وي صادرات زعفران این شهرستان به کشورهاي خارجی را از یک ویژگی و خاصیت این محصول بیان کرد و گفت: زعفران به

 
افغانستان صادر و و از آنجا به اسپانیا و با برند آن کشور در بازارهاي جهانی از جمله ایران عرضه می شود. 

 
حذف شرایط سخت سرمایه گذاري 

یک فعال کارآفرینی و فعال کشاورزي در تیران گفت: شرایط سرمایه گذاري براي فرآوري و تجاري سازي از تولید سخت تر است و

 
همین موضوع انگیزه هاي سرمایه گذاري را به سمت احداث گلخانه و یا کشت محصول به جاي صنایع غذایی می برد. 

غلامرضا حیدري که به نمایندگی از جمعی از کشاورزان و به عنوان فعال کارآفرینی و تجاري سازي در این میزگرد خبري حضور
داشت، افزود: در حال حاضر با توجه به سود کوتاه مدت ناشی از فروش محصولات گلخانه اي و یا گیاهان دارویی افرادي زیادي دارایی

 
خود را به این سمت هدایت کرده اند و کمتر به فرآوري و تجاري سازي توجه شده است. 

وي با بیان اینکه کاهش تقاضا براي محصولات تولیدي و یا افزایش هزینه هاي تولید، تهدیدي جدي براي حوزه کشاورزي است،

 
اظهارداشت: سال گذشته قیمت هر کیلوگرم فلفل دلمه اي به چهار هزار تومان رسید که تهدید و خسارت براي این قشر بود. 

وي با بیان اینکه سرمازدگی یک تهدید براي محصول انگور تیران است، خاطرنشان کرد: برگ درخت انگور، قوره، سرکه، شیره و
کشمش داراي سود زیادي است اما کمتر کشاورزان در این سمت برنامه ریزي و اقدام کرده اند و فروش انگور در بازارها براي خوراکی

 
تنها انگیزه باغداران این منطقه است. 

به گفته حیدري ترشی برگ انگور، سرکه و شیره از جمله محصولات فرآوري شده انگور با سود و منفعت بیش از خام فروشی این

 
محصول باغی است اما دقت و تمرکزي از سوي کشاورز و هدایت و برنامه ریزي از سوي مسئولان و کارشناسان براي آن نشده است. 



وي ادامه داد: مساحت کوچک باغ ها و نبود نگاه اقتصادي به محصول انگور تاکنون مانع از صنعتی شدن این عرصه در تیران و کرون
شده و با وجود افزایش هزینه هاي نگهداري و نبود تجهیزات مورد نیاز افراد کمتر به این سمت رفته اند که محصول انگور را تجاري

 
کنند. 

 
ضرورت تسهیل در ارایه تسهیلات بانکی 

به گفته این فعال در حوزه کشاورزي ارائه تسهیلات بانکی در این شهرستان براي فعالیت هاي اقتصادي در حوزه کارآفرینی و فرآوري
محصولات کشاورزي سخت انجام می شود و مدیریت شهرستان و ادارات متولی مثل جهاد کشاورزي، کار، تعاون و رفاه اجتماعی و

 
صنعت و معدن تجارت برنامه بلند مدت اقتصادي براي بهره گیري از ظرفیت هاي این شهرستان تنظیم نکرده اند. 

وي یادآورشد: سنگ اندازي و مانع تراشی براي کارگاه ها و بنگاه هاي کوچک زودبازده یک آسیب براي حوزه کشاورزي است چرا که

 
با توجه به این شرکت هاي کوچک قادر به توسعه فعالیت ها و مشارکت بیشتر و کاهش مشکلات در آینده خواهیم بود. 

وي ادامه داد: روابط معنایی و کاري و بدون حاشیه براي تجاري سازي محصولات کشاورزي این شهرستان نیاز و براي دست یابی به
این موضوع به همکاري و ایجاد هم افزایی بین بخشی توسط مدیریت کلان منطقه لازم است چرا که مانع تراشی هاي برخی از

 
نهادهاي اداري انگیزه فعالان اقتصادي و کارآفرین ها را از بین می برند. 

وي اضافه کرد: با وجود اینکه مسئولان در سطح ملی و استانی بر تسهیل شرایط کار و سرمایه گذاري تاکید دارند اما تعدادي از
مدیران تیران و کرون چنین دیدگاهی ندارند و محدودیت هایی را اعمال می کنند و این موضوع در سرنوشت اقتصادي این خطه اثر

 
گذاشته است. 

 
داشتن نگاه همه جانبه به تولید 

رئیس دانشگاه جامع علمی و کاربردي شهرستان تیران و کرون گفت: نگاه جامع و همه جانبه به تولید وجود ندارند و تمام سرمایه

 
گذاري و برنامه ریزي ها در مرحله اولیه این موضوع است. 

رضا طاهري به عنوان متخصص کارآفرینی، تجاري سازي و شخصیت علمی در این میزگرد ایرنا با بیان اینکه در حوزه کشاورزي
فرآوري محصولات و تولید مواد غذایی از شاخصه هاي تولید محسوب می شود، خاطرنشان کرد: مرحله تجاري سازي و جلوگیري از

 
خام فروشی کمترین حمایت و توجه را دارد و این موضوع خسارت جدي براي تولیدکنندگان است. 

وي ادامه داد: تسهیلات و شرایط آسانی براي احداث گلخانه و راه اندازي یک مزرعه وجود دارد اما زمینه و بستر براي برندسازي،

 
فرآوري و تولید محصول جدید فراهم نیست و یا شرایط سختی را پیش روي سرمایه گذار خواهد بود. 

وي بر تغییر نگرش کشاورزان و مسئولان نسبت به تولید تاکید و اضافه کرد: فعالان اقتصادي در مرحله اول تولید و یا مدیران بخش
هاي اقتصادي کشور کمترین دانش و تجربه را براي کارآفرینی و کسب و کارهاي جدید دارند و این موضوع مانع از تصمیم سازي

 
بلندمدت و هدف دار براي بخش تولید است. 

به گفته این استاد دانشگاه هدف گذاري پس از مرحله تولید را یک مولفه کارآمد براي کاهش خسارت، سودآوري و افزایش اشتغال

 
است که از خام فروشی جلوگیري می کند و منفعت و سود را افزایش می دهد. 

وي یادآور شد: مدیریت شهرستان باید برنامه اقتصادي بلند مدت و همه جانبه تنظیم کند و همسو با توسعه مساحت زیرکشت به
بخش هاي دیگر تولید مثل تجاري سازي و جلوگیري از خام فروشی توجه داشته باشد که این موضوع علاوه بر سود اقتصادي از

 
نارضایتی ها در شرایط بحرانی نیز جلوگیري خواهد کرد. 

وي پیش بینی مکان و یا شهرك براي فرآوري محصولات کشاورزي را یک ضرورت براي تیران و کرون اعلام کرد و گفت: فرمانداري
باید مکان را جانمایی، بسترها را فراهم و شرایط را براي حضور سرمایه گذار فراهم کند تا فعالان اقتصادي تنها پول و دارایی براي

 
ایجاد کار و تولید را به صحنه بیاورند. 

طاهري خاطرنشان کرد: هماهنگی بین بخشی و استفاده از ظرفیت هاي علمی و دانشگاهی براي تسهیل شرایط سرمایه گذاري و
پیشرفت کار لازم است که در این حوزه فرمانداري با استفاده از ظرفیت دفتر سرمایه گذاري استانداري اصفهان پیشگام شود و سایر

 
دستگاه هاي متولی را نیز وارد عمل بدون حاشیه و سخت گیري کند. 

وي گرد غوره را یک محصول برجسته و خوب و بدون رغیب معرفی کرد و گفت: این ماده غذایی در روزهاي اولیه رشد انگور قابل بهره



برداري است و با سرمایه گذاري در این بخش نیازي به آبیاري هاي مجدد براي شیرین شدن انگور و نگرانی سرمازدگی محصول را

 
ندارد. 

وي اضافه کرد: تشکیل تیم خاص براي فرآوري محصولات کشاورزي این شهرستان لازم است و با توجه به اینکه تاکنون فرصت هاي

 
زیادي از دست رفته، باید سریع تر متولیان امر وارد میدان عمل شوند. 

وي ادامه داد: به سرعت عمل بالایی براي حمایت از سرمایه گذار، ایجاد شهرك مواد غذایی و تسهیل شرایط جهت ورود بخش

 
خصوصی در راستاي تجاري سازي و فرآوري محصولات کشاورزي لازم است. 

 
ضرورت پیش بینی آینده بازار محصولات توسط جهاد کشاورزي 

معاون برنامه ریزي و عمرانی فرمانداري تیران و کرون گفت: جهاد کشاورزي آینده بازار محصولات کشاورزي شهرستان را پیش بینی

 
کند و تنها سطح زیر کشت را افزایش ندهد. 

شهرام آذرپی در میزگرد خبري ایرنا استان اصفهان با بیان اینکه تامین زیرساخت هاي توسعه سطح زیر کشت مثل آب و انرژي در
مرحله توسعه بخش هاي کشاورزي و وجود بازار فروش آن در مرحله دوم حائز اهمیت است، افزود: تیران و کرون جز مناطق قرمز در

 
وضعیت آب است که به همین خاطر باید این موضوع در توسعه کشاورزي مورد توجه باشد. 

وي کاهش دما در این منطقه و توسعه گسترده گلخانه را نیازمند نگاه جامعه به حوزه تولید دانست و گفت: باید زیرساخت هاي لازم

 
در تامین گاز مورد توجه باشد که در شرایط سرما گلخانه دار دچار آسیب نشود. 

آذرپی نبود سردخانه براي نگهداري محصولات کشاورزي و نبود کارخانه براي صنایع تبدیلی را از چالش هاي پس از مرحله تولید
برشمرد و اظهارداشت: در صورت نبود بازار براي محصولات کشاورزي به ویژه تولیدات گلخانه اي امکان نگهداري بلند مدت و یا

 
فرآوري آن ها وجود ندارد. 

 
وي ادامه داد: نباید نسبت به محصول مرغوب شهرستان بی توجهی کرد و با خام فروشی مانع سودآوري و منفعت چند برابري بشویم. 
معاون فرماندار تیران و کرون با بیان اینکه روغن هسته انگور قابلیت بهره برداري دارد، خاطرنشان کرد: کمترین استفاده تجاري از این

 
محصول در این شهرستان انجام می شود و اگر موضوع فراوري جدي گرفته شود سود اقتصادي زیادي به سرمایه گذار می رسد. 

 
داشتن چشم انداز مشخص تولید 

وي ادامه داد: اگرچه در حوزه تولید موفقیت هایی بدست آمده اما باید دغدغه ها و چالش ها مورد دقت و توجه قرار دهیم و در این

 
خصوص تدوین برنامه و چشم انداز لازم است که مدیریت شهرستان آمادگی همکاري براي هدف گذاري صحیح را دارد. 

به گفته وي مدیریت جهاد کشاورزي شهرستان براي تهیه سند چشم انداز تولید در این بخش برنامه ریزي کند و سهم دستگاه هاي
مختلف مثل صنعت معدن و تجارت، سازمان غذا و دارو، دانشگاه ها، کار، تعاون و رفاه اجتماعی، بانک ها و سرمایه گذاران را مشخص

 
کند و مدیریت شهرستان در این خصوص با آن ها همکاري خواهد کرد. 

اصفهان در تولید گل شب بو، پیاز، سیب زمینی مینی تیوبر، گوشت بوقلمون، شیر خام، گوشت مرغ، ماهیان زینتی و گرمابی و جوجه

 
بومی، گاوداري صنعتی و مبارزه با سِن گندم رتبه نخست کشور را دارد. 

این استان در تولید تخم مرغ، بهِ، گل محمدي و گلرنگ، رتبه دوم و در تولید قارچ، گل و گیاهان زینتی، سبزي و صیفی، سیب
درختی، سیب زمینی و خربزه رتبه سوم کشوري را دارد.



صادرات پاي مرغ به سرزمین اژدهاي زرد

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  84  |  تاریخ: 1399/08/26

فصل اقتصاد - خرم آباد - ایرنا - با شور خاصی از کارش حرف می زند و می گوید بعد از یک ورشکستگی در خصوص کسب
و کار فرآوري گوشت و بدهکاري به بانک، در مورد صادرات پاي مرغ تحقیق کرده است و امروز این محصول ارز آور را به چین

صادر می کند.

فصل اقتصاد - خرم آباد - با شور خاصی از کارش حرف
می زند و می گوید بعد از یک ورشکستگی در خصوص
کسب و کار فرآوري گوشت و بدهکاري به بانک، در مورد
صادرات پاي مرغ تحقیق کرده است و امروز این محصول

 
ارز آور را به چین صادر می کند. 

بهزاد رشیدیان دلفان از آندسته کارآفرینانی است که با
حرارت و هیجان از کسب و کارش حرف می زند، هرچند

 
در لابلاي سخنانش رگه هایی از گلایه و انتظارات برآورده نشده وجود دارد اما سخن اصلیش رونق تولید و گذر از بند مشکلات است. 

فرهنگی که در شرف بازنشستگی است و یک بار پس از ورشکستگی در سال 86 و بازپرداخت چند برابري تسهیلات به بانک، دست از
کار نمی کشد و این بار با صادرات پاي مرغ وارد میدان تولید شده و 120 نفر را در شهر کوچک خودش ، کوهدشت، مشغول بکار

 
کرده است. 

آنطور که می گوید سال 86 در مقابل مافیاي بازار گوشت و کارکشته هاي این حوزه دوام نیاورد و نتوانست طرح فرآوري محصولات
گوشتی را به سرانجام برساند و در نهایت بعد از ورشکستگی هم مجبور شد 315 میلیون تومان وامی را که براي شروع کار گرفته بود

 
با احتساب جریمه اش به مبلغ یک میلیارد و 200 میلیون تومان پس بدهد. 

رشییدیان دلفان می گوید سال 90 پس از یک دوره ورشکستگی و بدهی به بانک، تحقیق در خصوص صادرات پاي مرغ را شروع

 
کردم و به این نتیجه رسیدم که کسب و کار جدیدي راه اندازي کنم. 

آنچنان پرشور از کارش می گوید که انگار نه انگار تا چهار سال قبل از آن یک ورشکسته و شکست خورده تولید بوده است اما به قول

 
خودش به توانایی و پشتکارش ایمان داشته است و دوباره کسب و کار جدید را راه اندازي می کند. 

این تولید کننده می گوید بیشتر از 2 سال براي دریافت کد صادراتی پیگیري کردم، پس از آن به نقشه واحد تولیدي و ملزومات آن

 
ایراداتی وارد شد اما همه را پشت سر گذاشتم و حتی چینی ها ها براي تایید کارگاه و سفارش پاي مرغ، آمدند و بازدید کردند. 

کارش را با طرح توجیهی 15 نفر اشتغال آغاز کرده و تا همین ماه قبل 70 نفر را مشغول کرده و امروز با راه اندازي فرآوري جدیدي،

 
نان 120 خانوار را با زوربازوي خودشان تامین می کند. 

رشیدیان دلفان سه سال درخواست سرمایه در گردش داده اما هنوز وامی دریافت نکرده است و درحالیکه باید براي تامین مواد اولیه

 
اش دست به دامن استان هاي همجوار می شود همچنان گوشه چشمی به دریافت این تسهیلات دارد. 

زمانی که فرآوري پاي مرغ در استانی انجام شود نباید این دور ریختنی ارزآور از کشتارگاههاي استان خارج شود بلکه باید با قیمت
واقعی در اختیار واحد فرآور قرار بگیرد اما این تولید کننده از رعایت نشدن این قانون گلایه دارد و به قول خودش نمی تواند با گردن

 
کلفت هاي خریدار پاي مرغ سایر استانها رقابت کند. 



می گوید آنها پاي مرغ کشتارگاههاي استان را گاها با پرداخت یک میلیارد تومان پیش خرید می کنند و کشتارگاهها هم به بهانه

 
اینکه پاي مرغ را معدوم کرده اند، مرا جواب می کنند و مجبور هستم به استان هاي همسایه مراجعه کنم. 

هرچند مجوز فراوري سایر ضایعات کشتارگاهی را هم از جهاد کشاورزي گرفته است اما دامپزشکی می گوید فضاي کافی براي این کار

 
ندارد و همچنان بین بود و نبود مجوزها معطل مانده است. 

مهمترین مشکلش را نبود سرمایه درگردش و خروج پاي مرغ استان به سایر استانها عنوان می کند و می گوید: فضاي سردخانه اي
براي دپوي پاي مرغ ندارد، 110 تن ظرفیت فعلی آنچنان جوابگو نیست و در حال دریافت زمین یا گسترش سردخانه موجودش است.
با خوب و بد تولید کنار آمده است و اکنون گردش مالی مجموعه اش به پنج میلیارد تومان می رسد، سالانه 500 تا 600 میلیون
تومان به کارگرانش می دهد و همه را بیمه کرده است، با شیوع کرونا هیچ کارگري اخراج نشد و همه با رعایت پروتکل ها همچنان

 
مشغول کار هستند. 

بهزاد رشیدیان دلفان تلخ و شیرین تولید را با هم قبول کرده است و به گفته خودش براي افزایش تولید و اشتغالزایی بیشتر تلاش می
کند، مصائب کارآفرینی را به جان خریده و امروز به ثبات رسیده است تا ثابت کند رونق و جهش تولید هرچند نیازمند کمک هاي

 
مسوولان و تسهیل در بروکراسی هاي اداري است اما سخت کوشی، ایده پردازي و امید هم سهم بسزایی در این مسیر ایفا می کنند. 

پاي مرغ را که شاید بسیاري از ما حس خوبی به آن نداریم در کشورهاي جنوب شرقی آسیا طرفداران بسیاري دارد و به عنوان یک
منبع مهم پروتپین استفاده می کنند و اکنون یک تولیدکننده با همه مصائب و سختی ها در مسیر درست خودکفایی و اشتغالزایی گام

 
برداشته است و این دور ریختنی چندش آور را به یک محصول ارزآور و اشتغالزا تبدیل کرده است. 

بدون شک تولید یک مسیر پر پیچ و خم و طولانی است که این کارآفرین لرستانی آن را به خوبی درك کرده و بهانه هایی مثل نبود

 
ماده اولیه، شکست، قدرت رقیبان و حتی نبود حمایت مسوولان مانعی براي حرکت روبه جلوي وي نشده است. 

مدیر صنایع تبدیلی و غذایی سازمان جهاد کشاورزي لرستان نیز به صدور مجوز توسعه واحد صادراتی پاي مرغ کوهدشت اشاره می

 
کند و می گوید: این واحد داراي خط تولید و بسته بندي است که یک برند موفق براي استان محسوب می شود. 

صیداحمد مرادي افزود: علاوه بر جلوگیري از دور ریخت ضایعات، بازاریابی خوبی توسط این واحد صورت گرفته است و فعالیت آن بر

 
اساس اعلام نیاز مقصد انجام می شود. 

وي تصریح کرد: با درخواست مجوز احداث سردخانه براي این واحدها موافقت شده است و سازمان جهاد کشاورزي حمایت هاي

 
قانونی به منظور تداوم تولید آن را انجام می دهد و در صورت تامین اعتبار لازم، تسهیلات مورد درخواست وي پرداخت خواهد شد. 

مدیرکل دامپزشکی لرستان نیز می گوید یکهزار و 266 تن پاي مرغ امسال از مبدا شهرستان کوهدشت به کشورهاي آسیایی صادر

 
شده است. 

مصطفی زبردست با بیان اینکه کشورهاي مقصد، داراي استانداردهاي خاصی براي واردات هستند افزود: این میزان توسط فعال

 
اقتصادي بخش خصوصی از نقاط مختلف کشور خریداري و به کشورهاي جنوب شرق آسیا با اولویت چین صادر شده است. 

وي با اشاره به اینکه هر تن پاي مرغ به طور متوسط 600 دلار از جمله براي کشور چین صادر می شود تصریح کرد: با توجه به

 
ظرفیت هاي موجود در استان، از این فرصت براي سرمایه گذاري و افزایش واحدهاي صنعتی استقبال می شود. 

مدیرکل دامپزشکی لرستان ادامه داد: طبق تحقیقات انجام شده پاي مرغ حاوي بسیاري از پروتئین ها، ویتامین ها و مواد معدنی است

 
که براي تولید محصولات دارویی و غذایی به کشورهاي آسیاي جنوب شرقی صادر می شود. 

زبردست گفت: باتوجه به اینکه پاي مرغ در ایران مصرف چندانی ندارد، صادرات آن یکی از ظرفیت هاي این استان محسوب می شود

 
و ارزش افزوده قابل توجهی را عاید تولیدکنندگان داخلی می کند. 

وي در خصوص ضرورت حمایت هاي لازم از این واحد اقتصادي تصریح کرد: کشتارگاههاي استان باید ضایعات پاي مرغ را در اختیار

 
استان قرار دهند و از فروش آن به سایر مناطق خودداري نمایند و دامپزشکی نیز تاکنون نسبت به این مساله پیگیر بوده است. 

مصرف سالانه گوشت مرغ در لرستان 50 هزار تن و تولید آن نیز بیش از 70 هزار تن است و در حالیکه شاید یک کارآفرین براي ورود
به این حوزه وارد مباحث کشتارگاهی و حتی مرغداري شود اما می توان ثابت کرد ایده و پشتکار در تولید حرف اول را می زند و البته



نباید براي تولید سنگ بزرگی را نشانه گرفت که نتوان آن را برداشت، تولید و کارآفرینی را می توان بدون مواد اولیه گران و وارداتی
آغاز کرد و از یک ورشکسته بدهکار به صادرکننده موفق یک دور ریختنی ارزآور تبدیل شد.



پرداخت 44 هزار میلیارد ریال تسهیلات بانک ملی ایران به بنگاه هاي

اقتصادي کوچک و متوسط

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  85  |  تاریخ: 1399/08/26

خبرگزاري آریا - بانک ملی ایران به منظور حمایت از
گردش چرخ بنگاه هاي اقتصادي کوچک و متوسط به
عنوان موتور محرکه صنعت کشور، بیش از 44 هزار میلیارد

 
ریال تسهیلات به این بخش ها اعطا کرده است. 

به گزارش خبرگزاري آریا به نقل از روابط عمومی بانک
ملی ایران، این بانک تا پایان شهریورماه با هدف حمایت از
بازار بالغ بر 44 هزار و 878 میلیارد ریال از محل منابع
داخلی در دو هزار و 264 فقره تسهیلات به بنگاه هاي

 
کوچک و متوسط پرداخت کرده است. 

بانک ملی ایران در مدت مذکور، تعداد 22 فقره تسهیلات
ریالی از محل منابع داخلی خود به ارزش شش هزار و 198 میلیارد ریال در حوزه هاي احداث مجموعه ورزشی، احداث نیروگاه برق،

 
تولید لوله هاي پلی اتیلن، تولید فولاد، کارخانه تولید انواع آرد، هتل و مجتمع اقامتی و توریستی و... مصوب کرده است. 

تصویب یک فقره تسهیلات ارزي از محل منابع صندوق توسعه ملی به ارزش 13 میلیون و 35 هزار یورو در حوزه تولید شیشه هاي

 
کنترل کننده انرژي از دیگر اقدامات این بانک است. 

همچنین تعداد 148 فقره تسهیلات به مبلغ بیش از سه هزار و 751 میلیارد ریال طی مدت مذکور در برنامه اشتغال فراگیر سال 98
پرداخت کرده است.



پاسخ غیرمستقیم جهانگیري به قالیباف: تجربه ام را می گویم؛ بودجه، چوب

ادب سیاستمداران است؛ به ویژه سیاستمدارانی که شعار می دهند

منبع: تدبیر و امیدشماره خبر:  86  |  تاریخ: 1399/08/26

این دستاوردها در شرایطی اتفاق افتاد که فقط مدیریت دولت جابه جا شد. کسانی که می گویند مدیران دولت دچار ضعف
هستند خوب است این دو مقطع زمانی که شرایط کشور از لحاظ تحریم هاي بین المللی یکسان بوده است را مقایسه کنند و

ببینند چه اتفاقاتی در بخش هاي مختلف اقتصادي کشور رخ داد.

پاسخ غیرمستقیم جهانگیري به قالیباف: تجربه ام را می گویم؛ بودجه، چوب ادب سیاستمداران است؛ به ویژه سیاستمدارانی که
شعار می دهند این دستاوردها در شرایطی اتفاق افتاد که فقط مدیریت دولت جابه جا شد. کسانی که می گویند مدیران دولت دچار
ضعف هستند خوب است این دو مقطع زمانی که شرایط کشور از لحاظ تحریم هاي بین المللی یکسان بوده است را مقایسه کنند و

 
ببینند چه اتفاقاتی در بخش هاي مختلف اقتصادي کشور رخ داد. 

هفتادوپنجمین جلسه ستاد فرماندهی اقتصاد مقاومتی صبح

 
امروز(دوشنبه) به ریاست معاون اول رییس جمهور برگزار شد. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی تدبیر و امید، جهانگیري در این
جلسه با اشاره به اهمیت بودجه سال 1400 کشور، گفت: بودجه
سال آینده کشور و جهت گیري هاي اصلی آن باید با محوریت

 
سیاست هاي اقتصاد مقاومتی تدوین شود. 

معاون اول رییس جمهور با بیان اینکه از هفته آینده بحث درباره
منابع و مصارف بودجه سال 1400 در دولت انجام خواهد شد،
اظهار امیدواري کرد که بودجه مطابق سنوات گذشته در زمان

 
مقرر در اختیار نمایندگان مجلس شوراي اسلامی قرار بگیرد. 

وي با اشاره به اینکه تحریم ها و شیوع کرونا فشارهاي مضاعفی بر بودجه کشور در سالجاري وارد کرده است، گفت: به فضل الهی این
دوره سخت را پشت سر خواهیم گذاشت و تصور دشمنان ایران که فکر می کردند ایران دچار کسري بودجه شدیدي شده و اقتصادش

 
فرو خواهد ریخت، باطل خواهد شد. 

جهانگیري افزود: با وجود همه سختی ها و دشواري ها که بر دولت و ملت ایران گذشت با همتی که مدیران کشور در موضوع بودجه از
خود نشان دادند، موفق شدیم تاکنون از این مرحله عبور کنیم هرچند برخی نمی خواهند قدر این زحمات را بدانند و حرف هایی را بر

 
زبان جاري می کنند که جز دلسرد کردن مدیریت کشور ثمري ندارد. 

وي با تاکید بر اینکه همه می دانند که زبان مدیران دولت براي پاسخگویی زبان الکن نیست، گفت: ما شرایط کشور و مردم را در



موضع گیري هاي خود لحاظ می کنیم و می دانیم که مردم در شرایط سخت کنونی از مسئولان خود انتظار دارند که به فکر زندگی و

 
معیشت آنان باشند نه اینکه سرگرم دعوا و مجادله با یکدیگر شوند چرا که این مسئله گره اي از زندگی آنان باز نمی کند. 

معاون اول رییس جمهور با بیان اینکه مکرر گفته ام کارنامه این دولت قابل مقایسه با هر دولت دیگري در سالهاي پس از انقلاب
اسلامی است، گفت: براي مقایسه می توان به دو سال و نیم پایانی دولت آقاي احمدي نژاد و دو سال و نیم ابتدایی دولت تدبیر و امید
پرداخت که در این دو برهه کشور با تحریم هاي بین المللی مواجه بود. البته دولت قبل در آن مقطع بیش از دو میلیون بشکه نفت
صادر می کرد که از محل آن 210 میلیارد دلار درآمد در اختیار داشت اما درآمد دولت تدبیر و امید در دو سال و نیم ابتدایی آغاز

 
بکار خود تنها 120 میلیارد دلار بود. 

جهانگیري با تاکید بر اینکه با کلی گویی و شعار در کشور اتفاقی رخ نمی دهد، اظهار داشت: در دو سال و نیم پایانی دولت گذشته
میزان اشتغال خالص کشور روند کاهنده داشت و تقریباً صفر بود در حالی که در مقایسه با دو سال و نیم ابتدایی آغاز به کار دولت
تدبیر و امید سالانه 500 هزار شغل ایجاد شد و همچنین نرخ تورم در دولت گذشته رو به بالا بود و به 36 درصد رسید در حالی که

 
تورم در دولت آقاي روحانی روند کاهنده داشت و به 11.2 کاهش یافت. 

معاون اول رییس جمهور افزود: این دستاوردها در شرایطی اتفاق افتاد که فقط مدیریت دولت جابه جا شد. کسانی که می گویند
مدیران دولت دچار ضعف هستند خوب است این دو مقطع زمانی که شرایط کشور از لحاظ تحریم هاي بین المللی یکسان بوده است

 
را مقایسه کنند و ببینند چه اتفاقاتی در بخش هاي مختلف اقتصادي کشور رخ داد. 

وي با تبیین برنامه ریزي هاي انجام شده در ستاد فرماندهی اقتصاد مقاومتی براي مقاوم کردن اقتصاد کشور در برابر تکانه هاي
خارجی، گفت: اجراي برنامه هاي اولویت دار اقتصاد مقاومتی شرایط کشور را روز به روز بهتر کرد. به طوریکه در شروع کار دولت
تدبیر و امید به ناگهان قیمت نفت به بشکه اي 30 دلار کاهش یافت اما براي هیچ کدام از شاخص هاي کلان اقتصادي نظیر تورم،

 
صادرات و میزان تولید مشکلی پیش نیامد و تغییري ایجاد نشد. 

جهانگیري اظهار داشت: در دوره جدید تحریم ها که باید به واقع از آن به عنوان جنگ اقتصادي یاد کرد، آمریکایی ها به دنبال
فروپاشی ایران بودند و حتی تا آنجا رفتند که جنگ نظامی را نیز چاشنی کار خود کنند، ترور سردار شهید سلیمانی و برخی اتفاقات
دیگر در منطقه خلیج فارس نشانه هاي تصمیمات آنها بود ، البته برخی اتفاقات را نمی توان در مقطع کنونی بیان کرد و شاید در
شرایط دیگر بتوانیم براي مردم تبیین کنیم که دشمنان چه برنامه ریزي هایی براي کشور انجام داده بودند. قطعا هیچکس نمی تواند

 
انفجار در یک نفت کش ایرانی را موضوعی اقتصادي قلمداد کند، دولت اجازه نداد در این شرایط سخت، اقتصاد کشور فرو بپاشد. 

معاون اول رییس جمهور گفت: هدف آمریکا اقتصاد ایران نبود می خواستند ایران را از هم بپاشانند. در این مقطع حساس مردم ایران

 
مشکلات را تحمل کردند و دولت هم فشار زیادي را متحمل شد که این مقاومت در تاریخ ماندگار خواهد شد. 

وي افزود: بودجه کشور در سال 1400 و جهت گیري هاي اصلی آن باید با محوریت سیاست هاي اقتصاد مقاومتی تدوین شود،
کاهش اتکا به درآمدهاي نفتی در تنظیم بودجه سال آینده لحاظ خواهد شد البته این به معناي آن نیست که ما از سهمیه و حق
صادرات نفتی خود چشم پوشی کنیم. دولت ایران هیچگاه از حق ملت خود نخواهد گذشت. هنر مدیریت این است که این درآمدها را

 
در جاي خود هزینه کند و در بودجه جاري قرار ندهد. 

جهانگیري با بیان اینکه صادر کنندگان غیرنفتی در این دوره همانند سربازان خط مقدم به کشور خدمت کردند، گفت: حمایت از



 
صادر کنندگان از جهت گیري هاي بودجه سال آینده خواهد بود و ما قدردان آنها هستیم. 

معاون اول رییس جمهور جهت گیري دیگر بودجه سال آینده را ایجاد امنیت غذایی توصیف کرد و گفت: در سال پایانی دولت گذشته
6 میلیون تن گندم وارد کشور می شد و کشتی هاي متعددي در کنار بنادر بودند و نمی توانستند کالاهاي خود را در ساحل تخلیه
کنند در شرایطی که در برخی از استان هاي کشور ذخیره گندم فقط براي چند روز وجود داشت. در حالی که امروز دولت واردات
گندم را فقط براي حفظ و افزایش میزان ذخایر استراتژیک کشور انجام می دهد. برنامه دولت در حمایت از کشاورزان و انجام اقدامات
اساسی نظیر خرید تضمینی قیمت گندم که از کیلویی 400 تومان در سال 92 به 4000 تومان براي سال زراعی آینده رسیده است

 
باعث شد که ما بیش از پیش در زمینه تولید گندم خودکفا شویم. 

وي با تاکید بر اینکه یکی دیگر از رویکردهاي بودجه سال آینده ممنوعیت واردات کالاهاي لوکس و غیرضروري خواهد بود، گفت: در
دوره جدید تحریم ها دولت بیش از 2000 قلم کالا را در فهرست کالاهاي لوکس قرار داد و واردات آنها را ممنوع کرد اما متاسفانه
برخی براي زیر سوال بردن عملکرد دولت می روند و به موردي در فهرست هاي وارداتی دست پیدا می کنند و آن را بزرگنمایی می

 
کنند در حالی که در دوره تحریم هاي قبل در دولت گذشته به طور رسمی خودروهاي لوکسی نظیر پورشه وارد کشور می شد. 

معاون اول رییس جمهور همچنین با اشاره به ضرورت حمایت از معیشت محرومان و افراد تحت پوشش کمیته امداد و بهزیستی و نیز
کمک به معیشت بیکارانی که از بیمه برخوردار نیستند در بودجه سال 1400، گفت: حمایت از اقشار محروم و آسیب پذیر جامعه در
بودجه سال آینده از جهت گیري هاي اصلی خواهد بود. رسیدگی به حقوق کارکنان و بازنشستگان و متناسب سازي دستمزدها و
دریافت ها در راستاي عدالت بنیانی سیاست هاي اقتصاد مقاومتی در تدوین بودجه سال آینده لحاظ خواهد شد. ما می دانیم وضع
زندگی کارمندان و کارگران دشوار است و آنها به سختی زندگی خود را اداره می کنند، در این شرایط دشوار اقتصادي تلاش کردیم که
به میزان قابل توجهی حقوق کارمندان اداري و بازنشستگان افزایش یابد، خوب است که منتقدان مقایسه کنند در آن شرایطی که

 
بیش از 2 میلیون بشکه نفت با قیمت هاي بالا صادر می شد چه میزان به حقوق کارمندان و بازنشستگان اضافه کردند. 

جهانگیري ادامه داد: طرح هاي اولویت دار اقتصاد مقاومتی که بیش از 100 مورد آن در ستاد فرماندهی اقتصاد مقاومتی به تصویب
رسید باید با قوت ادامه یابد، این طرح ها علاوه بر اینکه تاب آوري اقتصاد ما را بالا برد، کشور را از واردات برخی کالاها نیز بی نیاز

 
کرد. 

وي افزود: این طرح ها باید در اولویت کار دستگاه ها، نظام بانکی و صندوق توسعه ملی باشد. یک نمونه از پروژه هاي اولویت دار
اقتصاد مقاومتی، راه اندازي پالایشگاه ستاره خلیج فارس بود. فرض کنید اگر این پالایشگاه در سالهاي گذشته احداث نمی شد با
شروع دور جدید تحریم ها مشکلات زیادي براي کشور در تامین بنزین ایجاد می شد، امروز این پالایشگاه علاوه بر رفع نیاز داخلی

 
مصرف بنزین به محلی براي صادرات بنزین کشور و تامین ارز کشور تبدیل شده است 

جهانگیري گفت: موضوع کرونا نیز باید بعنوان موضوعی جدي در بودجه سال 1400 با سرفصلی مشخص مدنظر قرار گیرد و حمایت از
شرکت هاي دانش بنیان باید در بودجه سال آینده مورد نظر باشد. شرکت هاي دانش بنیان در دوران کرونا کمک فراوانی در تولید

 
ماسک و تجهیزات پزشکی کردند که این روند باید جدي تر دنبال شود. 

معاون اول رییس جمهور گفت: تجربه من به عنوان فردي که هم در دولت و هم در مجلس فعالیت کرده ام می گوید؛ بودجه چوب
ادب سیاستمداران بویژه سیاستمدارانی است که تنها شعار می دهند. منابع و مصارف در بودجه کشور موضوعی واقعی است و باید با
آن منطقی برخورد کرد. نمی توان ذهنی و خیالی منابع کشور را افزایش دهیم. متاسفانه برخی مسائلی که در حال حاضر عنوان می



 
شود با ده برابر بودجه کنونی نیز نمی توان به آن حرف ها جامه عمل پوشاند. 

وي افزود: برخی می گویند منابع گمرکی را افزایش بدهیم، کسی که این حرف را می زند نشان می دهد که کمترین آشنایی با اقتصاد
ندارد زیرا این دست محاسبه ها موجب افزایش قیمت همه کالاها در کشور می شود. باید آشکارا و شفاف به مردم بگویند درآمدي که

 
از این تصمیم حاصل می شود، پیامدهاي آن تورم و افزایش سرسام آور قیمت همه کالاها خواهد بود. 

دکتر جهانگیري اظهار امیدواري کرد؛ بودجه سال آینده، نقطه آغاز تفاهم و همکاري دولت و مجلس جدید باشد و اگر منابعی وجود
داشته باشد که از چشم دولت دور مانده باشد و معرفی شود، قدردانی خواهیم کرد و منابع جدید را براي کمک به زندگی و معیشت

 
مردم صرف خواهیم کرد. 

معاون اول رییس جمهور در بخش دیگري از سخنان خود با اشاره به گزارش رییس بنیاد مسکن انقلاب اسلامی در خصوص سیاست
هاي اقتصاد مقاومتی و ساخت مسکن در روستاها و شهرهاي کوچک براي محرومان، گفت: بنیاد مسکن انقلاب اسلامی کارهاي
بزرگی در سالهاي اخیر انجام داده است به ویژه در ساخت مسکن پس از حوادث غیرمترقبه نظیر زلزله کرمانشاه و سیل سال 1398

 
که بنیاد مسکن خوش درخشید. 

وي افزود: در دولت آقاي روحانی در حوزه کمک به محرومین و مواجهه با خسارات حوادث غیرمترقبه کارهایی بزرگ انجام شد که ما

 
نتوانستیم به خوبی آن را براي مردم بیان کنیم، تنها در زلزله کرمانشاه در مقطعی کوتاه 100 هزار واحد مسکونی ساخته شد. 

جهانگیري گفت: اخیراً مراسم پایان ساخت و بازسازي 1 میلیون واحد مسکن پس از سیل سال 98 نیز برگزار شد، خوشبختانه در

 
ساخت خانه هاي جدید استانداردهاي لازم ساخت و ساز رعایت شده است و تفاوت بسیاري با خانه هاي قبلی وجود دارد. 

معاون اول رییس جمهور ساخت 100 هزار واحد جدید براي محرومین در روستاها و شهرهاي کوچک، تامین مسکن ایتام و نوسازي و
مقاوم سازي در بافت حاشیه اي شهرها را نیز از اقدامات ارزشمند بنیاد مسکن انقلاب اسلامی توصیف کرد و گفت: اجراي این طرح ها
در چارچوب سیاست هاي دولت و رویکرد عدالت بنیانی سیاست هاي اقتصاد مقاومتی انجام می شود. خوب است اطلاع رسانی دقیقی

 
در این خصوص انجام شده است. 

وي ادامه داد: سازمان بهزیستی هم اعلام کرده است که از 130 هزار واحد مسکونی که براي معلولین ساخته شده بیش از 90 هزار
واحد آن در دولت آقاي روحانی انجام شده است. اینکه محرومین در برخی روستاها بدون هیچ آورده اي داراي سرپناه می شوند کاري

 
ارزشمند است. 

وي افزود: امام خمینی (ره) فرمودند که مستضعفین و محرومین جامعه ولی نعمت ما هستند ما خواهان حرکت در مسیر حضرت امیر
المومنین(ع) که شهید راه عدالت بود هستیم و باید در این جهت تلاش کنیم. امیدوارم این اقدامات با سرعت و گستردگی بیشتري

 
ادامه پیدا کند و سنگ بناي این فعالیت ها به گونه اي باشد که در دولت هاي بعدي نیز ادامه یابد. 

دکتر جهانگیري ضمن قدردانی از نظام بانکی کشور در پرداخت تسهیلات به منظور ساخت و نوسازي بافت هاي فرسوده و تامین

 
مسکن محرومین اظهار امیدواري کرد نظام بانکی در تداوم این برنامه ها بیش از پیش همکاري کند. 

در این جلسه که وزراي صنعت، معدن و تجارت، ارتباطات و فناوري اطلاعات، نیرو و معاون علمی و فناوري رییس جمهور، رییس
سازمان برنامه و بودجه و معاون امور زنان ریاست جمهوري حضور داشتند، پورمحمدي معاون اقتصادي و هماهنگی سازمان برنامه و
بودجه گزارش مبسوطی از عملکرد هفت ماهه منابع و مصارف عمومی قانون بودجه و هدفمندي در سال 1399 و برآورد منابع و



مصارف عمومی در لایحه بودجه سال 1400 کل کشور و نیز جهت گیري هاي بودجه سال آینده بر اساس چند رویکرد اقتصاد

 
مقاومتی و جهش تولید ارائه کرد. 

همچنین تابش رییس بنیاد مسکن انقلاب اسلامی در گزارشی با اشاره به نحوه تامین مسکن محرومین و ایتام، نوسازي و مقاوم سازي
خانه ها در بافت هاي حاشیه اي شهرها از ساخت 91940 واحد مسکونی در یک سال گذشته با استفاده از تسهیلات ارزان قیمت،

کمک بلاعوض سازمان برنامه و بودجه ارائه کرد.



دانشگاه لرستان از جمله 10 دانشگاه منتخب کشور براي اجراي رویداد ملی

کمند است

منبع: ایسناشماره خبر:  87  |  تاریخ: 1399/08/26

رئیس دانشگاه لرستان گفت: این دانشگاه از جمله 10 دانشگاه منتخب کشور براي اجراي رویداد ملی کمند است.

خسرو عزیزي در نشست اختتامیه اولین دوره رویداد ملی
کمند (کار، مهارت و نوآوري دانشجویان دختر) دانشگاه
هاي لرستان که 25 آبان ماه با حضور برخط (مجازي)
معاون رئیس جمهور در امور زنان و خانواده و معاون
فرهنگی و اجتماعی وزیر علوم در محل حوزه ریاست
دانشگاه لرستان برگزار شد، اظهار کرد: دانشگاه لرستان نیز
اجرا شده است و در مجموع در سطح کشور، تعداد 10

 
دانشگاه این رویداد ملی دانشجویی را برگزار کرده اند. 

وي تصریح کرد: رویکرد وزارت علوم، سوق دادن دانشگاه هاي کشور به سوي دانشگاه هاي کارآفرین است و خوشبختانه در دانشگاه
لرستان نیز اقدامات خوبی در این راستا انجام شده است از جمله آن ها می توان به راه اندازي مرکز نوآوري دانشگاه، ایجاد و توسعه
پارك علم و فناوري در محل سایت مرکزي دانشگاه لرستان، ایجاد پژوهشکده زنبورعسل و فرآورده هاي آن، ایجاد مرکز تحقیقات

 
بلوط، ایجاد مزرعه آموزشی و تحقیقاتی پرورش مرغ بومی و ...اشاره کرد. 

رئیس دانشگاه لرستان بیان کرد: با اقدامات انجام شده، از بین 275 آزمایشگاه مرکزي در سطح دانشگاه ها، مراکز آموزش عالی و
مؤسسات تحقیقاتی و پژوهشی کشور، آزمایشگاه مرکزي دانشگاه لرستان رتبه 25 را کسب کرده است که این هم یک موفقیت مهم

 
در راستاي تقویت تحقیقات و پژوهش هاي کاربردي در محیط دانشگاهی است. 

عزیزي ادامه داد: هرچه مهارت آموزي و کارآفرینی را در سطح دانشجویان گسترش دهیم نقش و اثرگذاري دانشگاه براي رفع

 
مشکلات و چالش هاي استانی و منطقه اي، بیشتر خواهد شد. 

وي عنوان کرد: حمایت از پایان نامه هاي دانشجویی تقاضامحور نیز در راستاي توسعه کارآفرینی و تحقیقات و پژوهش هاي کاربردي

 
است. 

رئیس دانشگاه لرستان اظهار کرد: بایستی بیش ازپیش، همکاري ها و ارتباطات مشترك دانشگاه با بخش هاي اجرایی، خصوصی،

 
صنعتی، اقتصادي و دانش بنیان را تقویت کرد تا بتوان گام هاي اثرگذارتري براي رفع مشکلات جامعه برداشت. 

انتهاي پیام



رئیس سازمان بسیج خبر داد؛ آغاز طرح شهید سلیمانی براي مقابله با کرونا در

هفته بسیج

منبع: ریشهشماره خبر:  88  |  تاریخ: 1399/08/26

رئیس سازمان بسیج مستضعفین از آغاز طرح شهید سلیمانی براي مقابله با کرونا در هفته بسیج خبر داد.

رئیس سازمان بسیج مستضعفین از آغاز طرح شهید

 
سلیمانی براي مقابله با کرونا در هفته بسیج خبر داد. 

پایگاه خبري ریشه: سردار غلامرضا سلیمانی رئیس سازمان
بسیج مستضعفین صبح امروز در نشست خبري به مناسبت
هفته بسیج طی سخنانی اظهار داشت: بسیج تحت فرمان
رهبر انقلاب در مواجهه با چالش هاي اساسی به میدان می

 
آید و نقش آفرینی می کند تا تهدیدات تبدیل به فرصت شود. 

 
  

وي افزود: امسال هفته بسیج را در حالی برگزار می کنیم که ویروس کرونا در همه جهان فراگیر و موجب شده تعدادي از هموطنان
مان را از دست بدهیم. از زمانی که این ویروس پیدا شد بسیج با تجربه واکسیناسیون فلج اطفال و همچنین تجربه سنجش فشار خون
بیش از سی میلیون نفر از هموطنان مان با هماهنگی وزارت بهداشت به میدان آمد و با حضور نیروهاي داوطلب براي همراهی
بیماران، حضور طلاب بسیجی براي تدفین بیماران و مجاهدت در تولید ماسک بسیج رکوردهاي بسیار خوبی را در کارنامه خودش

 
داشته باشد. 

رئیس سازمان بسیج ادامه داد: تحت همین پروژه بیش از هفتاد میلیون نفر غربالگري شدند که موجب شد نرخ ابتلا کاهش پیدا کند.
بسیج با به میدان آوردن ظرفیت مردمی موجب شد مشکل تولید ماسک حل شود و روزانه بیش از هفده میلیون ماسک تولید می

 
شود. 

سردار سلیمانی تصریح کرد: بر اساس فرمان رهبر انقلاب از 15 شعبان امسال موضوع کمک هاي مؤمنانه توسط پایگاه هاي بسیج
عملیاتی شد و طی چهار مرحله بیش از 10 میلیون بسته معیشتی در سراسر کشور توزیع شد و 24 هزار جهیزیه به افرادي که توان
تأمین جهیزیه نداشتند اهدا شد و بیش از 5 میلیون بسته بهداشتی بین نیازمندان توزیع شد، همچنین 47 میلیارد تومان کمک هاي

 
نقدي به نیازمندان پرداخت شد. 

وي گفت: در هفته بسیج در 5 آذر 30 هزار جهیزیه را تقدیم زوج هاي جوان می کنیم و 700 هزار بسته بهداشتی هم بین نیازمندان
توزیع می شود. در ادامه فعالیت بسیج در مبارزه با ویروس کرونا یک طرح تکمیلی به نام طرح شهید سلیمانی با نظارت وزارت
بهداشت اجرا خواهیم کرد که مهمترین ویژگی آن این است که محله ور است و ظرفیت هاي محلی و دستگاه هاي مختلف براي این
کار در نظر گرفته شده است. در این طرح گروه هاي بهداشتی با پشتیبانی 54 هزار پایگاه مقاومت بیماران را شناسایی می کنند.



بیمارانی که حال وخیمی ندارند در مکان هایی اسکان داده و از لحاظ غذایی و بهداشتی پشتیبانی می شوند و افرادي که حال وخیمی
دارند، به بیمارستان اعزام می شوند. بیمارانی که از بیمارستان مرخص می شوند نیز تحت کنترل قرار می گیرند. این طرح از استان
خراسان رضوي آغاز شده و امروز استان فارس هم این طرح را سراسري آغاز می کند. اگر این طرح با همین روال پیش برود امیدواریم

 
که شاهد کاهش نرخ ابتلا در کشور باشیم. 

سردار سلیمانی اظهار داشت: برنامه هاي محوري بسیج تحت پروتکل ها انجام می شود و براي هر روز در هفته بسیج برنامه هایی
پیش بینی شده است و مهمترین کار را کمک به سلامت مردم می دانیم. طبیعی است که سایر خدمات بسیج هم متناسب با همین
شرایط انجام می شود؛ ما باید جهاد امیدآفرینی را بین جوانان گسترش دهیم. امروز ما مشکلاتی داریم که با سرپنجه تدبیر ملت ایران
حل خواهد شد. در بحث اقتصاد مقاومتی مباحث متعددي را در دستورکار قرار دادیم که در حوزه عارضه یابی در صنایع متوسط و
کوچک و به خصوص اشتغال امسال عملکرد مناسبی داشتیم. بسیج در غالب تعاونی هاي مردم یار و اشتغالزا و تعاونی هایی با تسهیل
گیري بسیج راه اندازي شده است که اعضاي این صندوق ها یک میلیون نفر هستند. در سال هاي گذشته این تعاونی ها 70 هزار

 
شغل ایجاد و امسال هم 6 هزار شغل ایجاد کرده اند و توانسته اند 9 هزار واحد تولیدي را ایجاد کنند. 

وي ادامه داد: 1744 کارگاه اقتصاد مقاومتی ایجاد کرده ایم که موجب اشتغال 5 هزار نفر شده است. ما همچنین رشد خوبی در گروه
هاي جهادي داشتیم که 40 هزار گروه در سامانه ما ثبت شده است. امیدواریم با هم افزایی که با دستگاه هاي مختلف انجام شده است
بتوانیم محرومیت ها را کاهش دهیم. امسال 10 هزار پروژه محرومیت زدایی را هدف گذاري کردیم که بیش از 2 هزار افتتاح شده و 2

 
هزار پروژه هم در هفته بسیج افتتاح می شود؛ یک مورد از این پروژه ها احداث 1000 واحد مسکونی در حاشیه شهر چابهار است. 

سردار سلیمانی درباره کمک بسیج به مهار گرانی ها تصریح کرد: براي کمک به شبکه نظارتی سازمان حمایت در ابتدا 2500 همیار
نظارت معرفی کردیم و بعد از آن نیز اعلام آمادگی کردیم که درخواست 4000 نفر همیار را دادند. بسیج در موضوع کشف انبارهاي
احتکارشده هم فعال بوده و توانسته است بسیاري از این انبارها را کشف کند. قرار شد کمکی هم به وزارت جهاد کشاورزي بکنیم که

 
در زمینه توزیع اقلام اساسی مورد نیاز مردم بسیج اعلام آمادگی کرده است. 

رئیس سازمان بسیج درباره اجراي گشت هاي محله ور گفت: با تأکید شوراي امنیت کشور و پیگیري شوراي تأمین استان تا گشت
هاي محله ور رضویون بسیج فعال است و بسترهاي تقویتی براي آنها اندیشیده شده است. با قوه قضاییه و نیروي انتظامی هم

 
هماهنگی شده و این گشت ها در حال انجام است و تقویت خواهند شد. 

 
منبع: خبرگزاري تسنیم 

انتهاي پیام



کابوس مرگ براي تنها خلیج دریاي خزر / کارآفرینی که دل به حمایت

مسئولان نبست/ حضور مانکن زنده در ویترین

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  89  |  تاریخ: 1399/08/26

جذاب ترین اخبار استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان در روز دوشنبه 26 آبان را اینجا مشاهده کنید.

به گزارش گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان، جذاب
ترین و پربازدیدترین اخبار استانی منتشر شده در گروه
استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان در روز دوشنبه 26

 
آبان 99 را اینجا مشاهده کنید. 

بازسازي واقعی مناطق زلزله زده میانه 50 درصد است نه

 
90 درصد/ کمبود سیمان در مناطق زلزله زده 

 
 

 
برخورد قانونی با فروشگاه متخلف در مشهد/حضور مانکن زنده در ویترین غیرقانونی است 

 
 

 
مطالبات رسانه اي نتیجه داد؛ نقشه ساخت مجتمع گردشگري در حریم خانه بروجردي ها اصلاح می شود 



 
 

 
غاري رمزآلود در قلب«ایوان»/ این غار طلسم شده گردشگرانش را بیمار می کند! 

 
 

 
تب داغ پس روي آب بر پیکر خلیج گرگان/کابوس مرگ براي تنها خلیج ایرانی دریاي خزر 

 
 

 
داستان تکراري گوجه فرنگی؛ از زیان دو ماه گذشته کشاورزان تا قیمت بالاي امروز 



 
 

 
کارآفرینی که دل به حمایت مسئولان نبست/ ایده جوان بشاگردي، مردم را شغل دار و کاسب کرد 

 
 

 
روغن 300 هزارتومانی در اصفهان شایعه یا واقعیت؟ 

 
 

 
آغاز صادرات سیب زمینی به عراق 



 
 

 
نامهربانی با جنگل هاي زیباي بلوط/ گردشگرانی که به طبیعت زباله هدیه می کنند 

 
 

 
متهم پرونده آذرآب در استان هاي متعددي پرونده دارد/ دادستان براي پیگیري به تهران رفت 

 
 

 
وقتی نان یک هزار کارگر بریده شد/گوش مسئولان بدهکار این ماجرا نیست 



 
 

 
سودجویی دلالان در بازار طلاي سرخ/ فشار قیمت کم زعفران بر کشاورزان گنابادي 

 
 

 
تاکسی هوایی لازم نیست؛ اینجا "خرگاري" هم امکان تردد ندارد 

 
 

 
هشت ملوان ایرانی آزاد شده از تانزانیا وارد چابهار شدند 





جهانگیري: بودجه چوب ادب سیاستمدارانی است که فقط شعار می دهند

منبع: درآمد نیوزشماره خبر:  90  |  تاریخ: 1399/08/26

تهران-درآمد نیوز- معاون اول رییس جمهوري با انتقاد شدید از برخی طرحها و شعارهاي مجلس یازدهم در حوزه هاي
اقتصادي و نحوه تصویب لایحه بودجه کل کشور تاکید کرد: بودجه، چوب ادب سیاستمداران است به ویژه سیاستمدارانی که

شعار می دهند! بودجه، همه را ادب می کند و سر خط می آورد. نوشته جهانگیري: بودجه چوب ادب ...

تهران-درآمد نیوز- معاون اول رییس جمهوري با انتقاد
شدید از برخی طرحها و شعارهاي مجلس یازدهم در حوزه
هاي اقتصادي و نحوه تصویب لایحه بودجه کل کشور
تاکید کرد: بودجه، چوب ادب سیاستمداران است به ویژه
سیاستمدارانی که شعار می دهند! بودجه، همه را ادب می

 
کند و سر خط می آورد. 

به گزارش درآمد نیوز و به نقل از ایرنا از پایگاه اطلاع رسانی معاون اول رییس جمهوري، اسحاق جهانگیري روز دوشنبه در
هفتادوپنجمین جلسه ستاد فرماندهی اقتصاد مقاومتی با اشاره به اهمیت بودجه سال 1400 کشور افزود: منابع و مصارف در بودجه
کشور موضوعی واقعی است و باید با آن منطقی برخورد کرد اما متاسفانه اکنون مسائلی مطرح می شود که با ده برابر بودجه کنونی

 
نیز نمی توان به آن جامه عمل پوشاند. 

معاون اول رییس جمهور گفت: تجربه من به عنوان فردي که هم در دولت و هم در مجلس فعالیت کرده ام می گوید؛ بودجه چوب
ادب سیاستمداران بویژه سیاستمدارانی است که تنها شعار می دهند. منابع و مصارف در لایحه بودجه کشور موضوعی واقعی است و

 
باید با آن منطقی برخورد کرد. نمی توان ذهنی و خیالی منابع کشور را افزایش دهیم.  

وي به عنوان نمونه اظهارداشت: برخی می گویند منابع گمرکی را افزایش بدهیم، کسی که این حرف را می زند نشان می دهد که
کمترین آشنایی با اقتصاد ندارد زیرا این دست محاسبه ها موجب افزایش قیمت همه کالاها در کشور می شود. باید آشکارا و شفاف به

 
مردم بگویند درآمدي که از این تصمیم حاصل می شود، پیامدهاي آن تورم و افزایش سرسام آور قیمت همه کالاها خواهد بود. 

 
معاون اول رییس جمهوري تصریح کرد: نمی توان عوارض گمرکی را افزایش داد و تبعات آن را در جامعه ندید. 

جهانگیري با این حال اظهار امیدواري کرد بودجه سال آینده، نقطه آغاز تفاهم و همکاري دولت و مجلس جدید باشد و اگر منابعی
وجود داشته باشد که از چشم دولت دور مانده باشد و معرفی شود، قدردانی خواهیم کرد و منابع جدید را براي کمک به زندگی و

 
معیشت مردم صرف خواهیم کرد. 

 
 تدوین بودجه با محوریت اقتصاد مقاومتی 



جهانگیري تصریح کرد: بودجه سال آینده کشور و جهت گیري هاي اصلی آن باید با محوریت سیاست هاي اقتصاد مقاومتی تدوین

 
شود. 

معاون اول رییس جمهور با بیان اینکه از هفته آینده بحث درباره منابع و مصارف بودجه سال 1400 در دولت انجام خواهد شد، اظهار

 
امیدواري کرد که بودجه مطابق سنوات گذشته در زمان مقرر در اختیار نمایندگان مجلس شوراي اسلامی قرار بگیرد. 

وي با اشاره به اینکه تحریم ها و شیوع کرونا فشارهاي مضاعفی بر بودجه کشور در سال جاري وارد کرده است، گفت: به فضل الهی
این دوره سخت را پشت سر خواهیم گذاشت و تصور دشمنان ایران که فکر می کردند ایران دچار کسري بودجه شدیدي شده و

 
اقتصادش فرو خواهد ریخت، باطل خواهد شد. 

جهانگیري افزود: با وجود همه سختی ها و دشواري ها که بر دولت و ملت ایران گذشت با همتی که مدیران کشور در موضوع بودجه از
خود نشان دادند، موفق شدیم تاکنون از این مرحله عبور کنیم هرچند برخی نمی خواهند قدر این زحمات را بدانند و حرف هایی را بر

 
زبان جاري می کنند که جز دلسرد کردن مدیریت کشور ثمري ندارد. 

 
 زبان مدیران دولت براي پاسخگویی الکن نیست 

وي با تاکید بر اینکه همه می دانند که زبان مدیران دولت براي پاسخگویی زبان الکن نیست، گفت: ما شرایط کشور و مردم را در
موضع گیري هاي خود لحاظ می کنیم و می دانیم که مردم در شرایط سخت کنونی از مسئولان خود انتظار دارند که به فکر زندگی و

 
معیشت آنان باشند نه اینکه سرگرم دعوا و مجادله با یکدیگر شوند چرا که این مسئله گره اي از زندگی آنان باز نمی کند. 

معاون اول رییس جمهور با بیان اینکه مکرر گفته ام کارنامه این دولت قابل مقایسه با هر دولت دیگري در سالهاي پس از انقلاب
اسلامی است، گفت: براي مقایسه می توان به دو سال و نیم پایانی دولت آقاي احمدي نژاد و دو سال و نیم ابتدایی دولت تدبیر و امید
پرداخت که در این دو برهه کشور با تحریم هاي بین المللی مواجه بود. البته دولت قبل در آن مقطع بیش از دو میلیون بشکه نفت
صادر می کرد که از محل آن 210 میلیارد دلار درآمد در اختیار داشت اما درآمد دولت تدبیر و امید در دو سال و نیم ابتدایی آغاز

 
بکار خود تنها 120 میلیارد دلار بود. 

جهانگیري با تاکید بر اینکه با کلی گویی و شعار در کشور اتفاقی رخ نمی دهد، اظهار داشت: در دو سال و نیم پایانی دولت گذشته
میزان اشتغال خالص کشور روند کاهنده داشت و تقریباً صفر بود در حالی که در مقایسه با دو سال و نیم ابتدایی آغاز به کار دولت
تدبیر و امید سالانه 500 هزار شغل ایجاد شد و همچنین نرخ تورم در دولت گذشته رو به بالا بود و به 36 درصد رسید در حالی که

 
تورم در دولت آقاي روحانی روند کاهنده داشت و به 11.2 کاهش یافت. 

وي افزود: این دستاوردها در شرایطی اتفاق افتاد که فقط مدیریت دولت جابه جا شد. کسانی که می گویند مدیران دولت دچار ضعف
هستند خوب است این دو مقطع زمانی که شرایط کشور از لحاظ تحریم هاي بین المللی یکسان بوده است را مقایسه کنند و ببینند

 
چه اتفاقاتی در بخش هاي مختلف اقتصادي کشور رخ داد. 

معاون اول رییس جمهوري با تبیین برنامه ریزي هاي انجام شده در ستاد فرماندهی اقتصاد مقاومتی براي مقاوم کردن اقتصاد کشور
در برابر تکانه هاي خارجی، گفت: اجراي برنامه هاي اولویت دار اقتصاد مقاومتی شرایط کشور را روز به روز بهتر کرد. به طوریکه در
شروع کار دولت تدبیر و امید به ناگهان قیمت نفت به بشکه اي 30 دلار کاهش یافت اما براي هیچ کدام از شاخص هاي کلان



 
اقتصادي نظیر تورم، صادرات و میزان تولید مشکلی پیش نیامد و تغییري ایجاد نشد. 

 جهانگیري اظهار داشت: در دوره جدید تحریم ها که باید به واقع از آن به عنوان جنگ اقتصادي یاد کرد، آمریکایی ها به دنبال
فروپاشی ایران بودند و حتی تا آنجا رفتند که جنگ نظامی را نیز چاشنی کار خود کنند، ترور سردار شهید سلیمانی و برخی اتفاقات
دیگر در منطقه خلیج فارس نشانه هاي تصمیمات آنها بود، البته برخی اتفاقات را نمی توان در مقطع کنونی بیان کرد و شاید در
شرایط دیگر بتوانیم براي مردم تبیین کنیم که دشمنان چه برنامه ریزي هایی براي کشور انجام داده بودند. قطعا هیچ کس نمی تواند

 
انفجار در یک نفت کش ایرانی را موضوعی اقتصادي قلمداد کند، دولت اجازه نداد در این شرایط سخت، اقتصاد کشور فرو بپاشد. 

 
 هدف آمریکا فروپاشی ایران بود/ مقاومت ملت ایران در تاریخ ماندگار شد 

معاون اول رییس جمهور گفت: هدف آمریکا اقتصاد ایران نبود می خواستند ایران را از هم بپاشانند. در این مقطع حساس مردم ایران

 
مشکلات را تحمل کردند و دولت هم فشار زیادي را متحمل شد که این مقاومت در تاریخ ماندگار خواهد شد. 

وي افزود: لایحه بودجه کشور در سال 1400 و جهت گیري هاي اصلی آن باید با محوریت سیاست هاي اقتصاد مقاومتی تدوین شود،
کاهش اتکا به درآمدهاي نفتی در تنظیم بودجه سال آینده لحاظ خواهد شد البته این به معناي آن نیست که ما از سهمیه و حق
صادرات نفتی خود چشم پوشی کنیم. دولت ایران هیچ گاه از حق ملت خود نخواهد گذشت. هنر مدیریت این است که این درآمدها را

 
در جاي خود هزینه کند و در بودجه جاري قرار ندهد. 

جهانگیري با بیان اینکه صادر کنندگان غیرنفتی در این دوره همانند سربازان خط مقدم به کشور خدمت کردند، گفت: حمایت از

 
صادر کنندگان از جهت گیري هاي بودجه سال آینده خواهد بود و ما قدردان آنها هستیم. 

معاون اول رییس جمهور جهت گیري دیگر بودجه سال آینده را ایجاد امنیت غذایی توصیف کرد و گفت: در سال پایانی دولت گذشته
6 میلیون تن گندم وارد کشور می شد و کشتی هاي متعددي در کنار بنادر بودند و نمی توانستند کالاهاي خود را در ساحل تخلیه
کنند در شرایطی که در برخی از استان هاي کشور ذخیره گندم فقط براي چند روز وجود داشت. در حالی که امروز دولت واردات
گندم را فقط براي حفظ و افزایش میزان ذخایر استراتژیک کشور انجام می دهد. برنامه دولت در حمایت از کشاورزان و انجام اقدامات
اساسی نظیر خرید تضمینی قیمت گندم که از کیلویی 400 تومان در سال 92 به 4000 تومان براي سال زراعی آینده رسیده است

 
باعث شد که ما بیش از پیش در زمینه تولید گندم خودکفا شویم. 

 
ممنوعیت واردات کالاهاي لوکس از رویکردهاي بودجه1400 خواهد بود 

وي با تاکید بر اینکه یکی دیگر از رویکردهاي بودجه سال آینده ممنوعیت واردات کالاهاي لوکس و غیرضروري خواهد بود، گفت: در
دوره جدید تحریم ها دولت بیش از 2000 قلم کالا را در فهرست کالاهاي لوکس قرار داد و واردات آنها را ممنوع کرد اما متاسفانه
برخی براي زیر سوال بردن عملکرد دولت می روند و به موردي در فهرست هاي وارداتی دست پیدا می کنند و آن را بزرگنمایی می

 
کنند در حالی که در دوره تحریم هاي قبل در دولت گذشته به طور رسمی خودروهاي لوکسی نظیر پورشه وارد کشور می شد. 

معاون اول رییس جمهوري با اشاره به ضرورت حمایت از معیشت محرومان و افراد تحت پوشش کمیته امداد و بهزیستی و نیز کمک
به معیشت بیکارانی که از بیمه برخوردار نیستند در بودجه سال 1400، گفت: حمایت از اقشار محروم و آسیب پذیر جامعه در بودجه
سال آینده از جهت گیري هاي اصلی خواهد بود. رسیدگی به حقوق کارکنان و بازنشستگان و متناسب سازي دستمزدها و دریافت ها



 
در راستاي عدالت بنیانی سیاست هاي اقتصاد مقاومتی در تدوین بودجه سال آینده لحاظ خواهد شد. 

وي یادآورشد: ما می دانیم وضع زندگی کارمندان و کارگران دشوار است و آنها به سختی زندگی خود را اداره می کنند، در این شرایط
دشوار اقتصادي تلاش کردیم که به میزان قابل توجهی حقوق کارمندان اداري و بازنشستگان افزایش یابد، خوب است که منتقدان
مقایسه کنند در آن شرایطی که بیش از 2 میلیون بشکه نفت با قیمت هاي بالا صادر می شد چه میزان به حقوق کارمندان و

 
بازنشستگان اضافه کردند. 

 
 طرح هاي اولویت دار اقتصاد مقاومتی باید با قوت ادامه یابد 

جهانگیري ادامه داد: طرح هاي اولویت دار اقتصاد مقاومتی که بیش از 100 مورد آن در ستاد فرماندهی اقتصاد مقاومتی به تصویب
رسید باید با قوت ادامه یابد، این طرح ها علاوه بر اینکه تاب آوري اقتصاد ما را بالا برد، کشور را از واردات برخی کالاها نیز بی نیاز

 
کرد. 

وي افزود: این طرح ها باید در اولویت کار دستگاه ها، نظام بانکی و صندوق توسعه ملی باشد. یک نمونه از پروژه هاي اولویت دار
اقتصاد مقاومتی، راه اندازي پالایشگاه ستاره خلیج فارس بود. فرض کنید اگر این پالایشگاه در سالهاي گذشته احداث نمی شد با
شروع دور جدید تحریم ها مشکلات زیادي براي کشور در تامین بنزین ایجاد می شد، امروز این پالایشگاه علاوه بر رفع نیاز داخلی

 
مصرف بنزین به محلی براي صادرات بنزین کشور و تامین ارز کشور تبدیل شده است. 

جهانگیري گفت: موضوع کرونا نیز باید بعنوان موضوعی جدي در بودجه سال 1400 با سرفصلی مشخص مدنظر قرار گیرد و حمایت از
شرکت هاي دانش بنیان باید در بودجه سال آینده مورد نظر باشد. شرکت هاي دانش بنیان در دوران کرونا کمک فراوانی در تولید

 
ماسک و تجهیزات پزشکی کردند که این روند باید جدي تر دنبال شود. 

 
ساخت یک میلیون واحد مسکونی در مناطق سیلزده 

معاون اول رییس جمهور در بخش دیگري از سخنان خود با اشاره به گزارش رییس بنیاد مسکن انقلاب اسلامی در خصوص سیاست
هاي اقتصاد مقاومتی و ساخت مسکن در روستاها و شهرهاي کوچک براي محرومان، گفت: بنیاد مسکن انقلاب اسلامی کارهاي
بزرگی در سالهاي اخیر انجام داده است به ویژه در ساخت مسکن پس از حوادث غیرمترقبه نظیر زلزله کرمانشاه و سیل سال 1398

 
که بنیاد مسکن خوش درخشید. 

وي افزود: در دولت آقاي روحانی در حوزه کمک به محرومین و مواجهه با خسارات حوادث غیرمترقبه کارهایی بزرگ انجام شد که ما

 
نتوانستیم به خوبی آن را براي مردم بیان کنیم، تنها در زلزله کرمانشاه در مقطعی کوتاه 100 هزار واحد مسکونی ساخته شد. 

جهانگیري گفت: اخیراً مراسم پایان ساخت و بازسازي یک میلیون واحد مسکن پس از سیل سال 98 نیز برگزار شد، خوشبختانه در

 
ساخت خانه هاي جدید استانداردهاي لازم ساخت و ساز رعایت شده است و تفاوت بسیاري با خانه هاي قبلی وجود دارد. 

معاون اول رییس جمهور ساخت 100 هزار واحد جدید براي محرومین در روستاها و شهرهاي کوچک، تامین مسکن ایتام و نوسازي و
مقاوم سازي در بافت حاشیه اي شهرها را نیز از اقدامات ارزشمند بنیاد مسکن انقلاب اسلامی توصیف کرد و گفت: اجراي این طرح ها

 
در چارچوب سیاست هاي دولت و رویکرد عدالت بنیانی سیاست هاي اقتصاد مقاومتی انجام می شود. 



وي ادامه داد: سازمان بهزیستی هم اعلام کرده است که از 130 هزار واحد مسکونی که براي معلولین ساخته شده بیش از 90 هزار
واحد آن در دولت آقاي روحانی انجام شده است. اینکه محرومین در برخی روستاها بدون هیچ آورده اي داراي سرپناه می شوند کاري

 
ارزشمند است. 

معاون اول رییس جمهوري افزود: امام خمینی (ره) فرمودند که مستضعفین و محرومین جامعه ولی نعمت ما هستند ما خواهان
حرکت در مسیر حضرت امیر المومنین(ع) که شهید راه عدالت بود هستیم و باید در این جهت تلاش کنیم. امیدوارم این اقدامات با

 
سرعت و گستردگی بیشتري ادامه پیدا کند و سنگ بناي این فعالیت ها به گونه اي باشد که در دولت هاي بعدي نیز ادامه یابد 

 جهانگیري ضمن قدردانی از نظام بانکی کشور در پرداخت تسهیلات به منظور ساخت و نوسازي بافت هاي فرسوده و تامین مسکن

 
محرومین اظهار امیدواري کرد نظام بانکی در تداوم این برنامه ها بیش از پیش همکاري کند. 

در این جلسه که وزراي صنعت، معدن و تجارت، ارتباطات و فناوري اطلاعات، نیرو و معاون علمی و فناوري رییس جمهور، رییس
سازمان برنامه و بودجه و معاون امور زنان ریاست جمهوري حضور داشتند، پورمحمدي معاون اقتصادي و هماهنگی سازمان برنامه و
بودجه گزارش مبسوطی از عملکرد هفت ماهه منابع و مصارف عمومی قانون بودجه و هدفمندي در سال 1399 و برآورد منابع و
مصارف عمومی در لایحه بودجه سال 1400 کل کشور و نیز جهت گیري هاي بودجه سال آینده بر اساس چند رویکرد اقتصاد

 
مقاومتی و جهش تولید ارائه کرد. 

همچنین تابش رییس بنیاد مسکن انقلاب اسلامی در گزارشی با اشاره به نحوه تامین مسکن محرومین و ایتام، نوسازي و مقاوم سازي
خانه ها در بافت هاي حاشیه اي شهرها از ساخت 91940 واحد مسکونی در یک سال گذشته با استفاده از تسهیلات ارزان قیمت،

کمک بلاعوض سازمان برنامه و بودجه ارائه کرد.



اعتبار تمام مجوزهاي تولیدي صنایع دستی تا پایان امسال
تمدید شد

اعتبار تمام مجوزهاي تولیدي صنایع دستی تا پایان امسال تمدید شد

منبع: گیل سدادشماره خبر:  91  |  تاریخ: 1399/08/26

معاون صنایع دستی اداره کل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی گیلان گفت: با اهتمام و هماهنگی هاي انجام شده
از سوي اداره کل حمایت از تولید صنایع دستی وزارت میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی با سازمان تأمین اجتماعی،

اعتبار تمام مجوزهاي تولیدي صنایع دستی تا پایان امسال تمدید شد. نوشته اعتبار تمام ...

 
 true

 
- 26 آبان 1399| 6:57 ب.ظ 

 
 true

 
- اخبار مهم , فرهنگی , گیلان 

 
 true

 
- کد خبر 36637 

 
 false

 
 false

 
 true

 
- ایمیل 

 
 true

 
- پرینت 

 
 false

معاون صنایع دستی اداره کل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی گیلان گفت: با اهتمام و هماهنگی هاي انجام شده از سوي
اداره کل حمایت از تولید صنایع دستی وزارت میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی با سازمان تأمین اجتماعی، اعتبار تمام

 
مجوزهاي تولیدي صنایع دستی تا پایان امسال تمدید شد. 

به گزارش پایگاه خبري &– تحلیلی گیل سداد؛ فرزاد رشیدي اظهار داشت: تا کنون در  گیلان،  یک هزار و 145 پرونده با همین
حجم اشتغال  و با میزان اعتبار 11میلیارد و 76میلیون تومان از محل تسهیلات کرونا به طریق ثبت نام در سامانه کارا پرداخت شده

 
است. 

وي خاطرنشان کرد:گردشگري بعنوان یکی از راه هاي توسعه اقتصادي بدون تکیه به منبع نفت است و امروز هنرهاي سنتی و صنایع



 
دستی گیلان می تواند بعنوان عاملی براي توسعه بخشی در حوزه گردشگري به یکی از گونه هاي تخصصی تبدیل شود. 

وي با بیان اینکه چادرشب بافی "روستاي قاسم آباد رودسر" یکی از صنایع دستی گیلان به عنوان یکی از 38 اثر جهانی کشور قرار
گرفته است افزود: خوشبختانه با ثبت جهانی روستاي قاسم آباد در سال گذشته شاهد اتفاقات بسیار مطلوبی چون درآمدزایی و

 
اشتغال و همچنین ایجاد نشاط اجتماعی براي مردم هستیم. 

 معاون صنایع دستی اداره کل میراث فرهنگی ، صنایع دستی و گردشگري گیلان در بخش دیگري از سخنانش به اهمیت آموزش در
این حوزه اشاره و تصریح کرد: با اهتمام به این موضوع سه دوره مجازي کوتاه مدت با هدف بهبود کیفیت برندینگ و بازاریابی صنایع

 
دستی استان گیلان در روزهاي اخیر برگزار شده است. 

رشیدي ادامه داد: این دوره ها به همت معاونت صنایع دستی و هنرهاي سنتی گیلان و جهاد دانشگاهی استان، با هدف ارتقاء کیفیت
برندینگ و تجاري سازي محصولات صنایع دستی استان به صورت مجازي در سه حوزه صنایع خلاق، اصول و فنون قیمت گذاري و

 
بسته بندي محصولات صنایع دستی برگزار شد. 

بالغ بر 24 هزار هنرمند صنایع دستی در بیش از 80 رشته در گیلان فعالیت می کنند و 64 محصول از اقلام صنایع دستی گیلان
نشان مرغوبیت و شش کالا نشان یونسکو دریافت کرده اند؛ این محصولات شامل رشتی دوزي، لباس محلی، چادرشب بافی، خراطی،
چوب تراشی، گره چینی، نازك کاري، منبت و معرق چوب، حصیربافی، بامبوبافی، مرواربافی، سفالگري، کاشی معرق، میناي خانه
بندي، چلنگري، قلمزنی، گلیم بافی، جاجیم بافی، شال بافی، نمد مالی، جوراب بافی، عروسک بافی و قلاب بافی از هنرهاي سنتی و

صنایع دستی گیلان است.



ظرفیت هاي اقتصادي اوقاف البرز به میدان آمده است

منبع: ایرناشماره خبر:  92  |  تاریخ: 1399/08/26

کرج - ایرنا - معاون بهره وري اقتصادي موقوفات و بقاع متبرکه اوقاف و امور خیریه استان البرز اعلام کرد که ظرفیت هاي
اقتصادي اوقاف استان براي کمک به رفع مشکلات مردم و جهش تولید به میدان آمده است.

کرج - ایرنا - معاون بهره وري اقتصادي موقوفات و بقاع
متبرکه اوقاف و امور خیریه استان البرز اعلام کرد که
ظرفیت هاي اقتصادي اوقاف استان براي کمک به رفع

 
مشکلات مردم و جهش تولید به میدان آمده است. 

بهروز عاشري روز دوشنبه در گفت وگو با خبرنگار ایرنا ٰ
افزود: رویکرد جدید سازمان اوقاف و امور خیریه کشور این
است که از ظرفیت عظیم موقوفات و بقاع متبرکه براي حل

 
مشکلات جامعه به کار گرفته شود. 

وي اظهار داشت: اوقاف و امور خیریه در سیاست گذاري هاي جدید خود به اجراي برنامه هایی می پردازد که منجر به احیا و بهره

 
وري موقوفات و بقاع متبرکه بشود. 

وي گفت: به همین منظور سازمان اوقاف و به تبع آن ادارت کل اوقاف استان ها در مسایل پایه اي علم، دانش، کشاورزي، دانش بنیان

 
و دیگر مواردي که دشمنان، کشور ما را دچار مشکل کرده اند براي رفع آن ها از ظرفیت موقوفات استفاده می کند. 

عاشري افزود: اداره کل اوقاف وامور خیریه استان البرز از سال گذشته سیاست اصلی خود را در راستاي احیا و بهره وري موقوفات
متبرکه قرار داده که باعث حفظ و احیا موقوفات می شود ضمن اینکه تحقق این سیاست ها از رسالت هاي اصلی اوقاف در تولیت

 
موقوفات که همان اجرا و توسعه امینانه نیات واقفین خیراندیش خواهد بود، می باشد. 

وي ادامه داد: بر همین اساس ساختاري در سنوات گذشته در راس سازمان با عنوان معاونت بهره وري اقتصادي موقوفات و بقاع
متبرکه ایجاد شده که در استان ها نیز همین معاونت را داریم که مجزا از سایر فعالیت هاي این سازمان در زمینه ثبت موقوفات جدید
و امور اوقافی و اجاره موقوفات نقش تاثیرگذار در شرایط به روز امروزي که همان احیا و بهره وري و پرداختن به سرمایه گذاري در

 
بخش موقوفات هست را می پردازد. 

معاون بهره وري اقتصادي موقوفات و بقاع متبرکه اداره کل اوقاف و امور خیریه استان البرز بیان داشت: براي رسیدن به این اهداف

 
برنامه ها و پروژه هایی را از سنوات گذشته شروع شده که هم اکنون بهره برداري و یا در حال اقدام است. 

وي از جمله پروژه هایی که به بهره برداري رسیده اند را پروژه فرهنگی ورزشی تفریحی استخر امامزاده محمد (ع) حصارك، مرکز



فرهنگی امامزاده طاهر (ع) مهرشهر، شبستان الحاقی امامزاده حسن (ع) کرج و همچنین نصب و به بهره برداري رساندن پنل هاي

 
خورشیدي عنوان کرد. 

عاشري به بهره برداري از چهار پروژه نیروگاه هاي خورشیدي کوچک مقیاس اشاره کرد و گفت: یکی از سیاست هاي اخیر سازمان که
می تواند به عواید دار کردن بقاع متبرکه و موقوفات بپردازد از طریق انرژي هاي خورشیدي کوچک مقیاس است که هم به صرفه
جویی در استفاده از انرژي هاي فسیلی و جلوگیري از آلایندگی از طریق این انرژي ها کمک کند و هم به فرهنگ ایجاد انرژي هاي

 
پاك همت بگمارد. 

وي اضافه کرد: مدیر کل اوقاف و امور خیریه استان البرز با حضور خود در این مجموعه از سال گذشته، در راستاي تاکیدات مقام
معظم رهبري مبنی بر پرداختن به نقطه اتکاي درون و ظرفیت هاي درون جامعه و اقتصاد مقاومتی بر اجراي این گونه پروژه ها همت

 
گمارده به همین منظور این پروژه ها را در سامانه اقتصاد مقاومتی کشور به ثبت رسیده است. 

وي به ارایه مشخصات این نیروگاه هاي خورشیدي پرداخت و گفت: این نیروگاه ها که در هفته وقف امسال به بهره برداري رسیده و
به شبکه متصل شدند شامل نیروگاه خورشیدي 15 کیلوواتی امامزاده عبداالله (ع) محمدشهر، نیروگاه خورشیدي 15 کیلوواتی آستان
مقدس امامزاده قاسم (ع)ماهدشت، نیروگاه خورشیدي 25 کیلوواتی آستان مقدس امامزاده محمد (ع) حصارك و نیروگاه خورشیدي

 
20 کیلوواتی آستان مقدس امامزاده طاهر (ع) مهرشهر کرج است. 

عاشري همچنین به دیگر پروژه هاي اقتصادي و علمی اوقاف در سال جهش تولید اشاره کرد و افزود: پروژه احداث باغ 9 هکتاري
مزرعه خرم آباد اشتهارد، پرورش قارچ و داروهاي گیاهی و پروژه تجاري آستان مقدس امامزاده محمد (ع) کرج ، احداث مجتمع
فرهنگی تفریحی و ورزشی کردان از شاخص ترین پروژه هاي اقتصاد مقاومتی از لحاظ ایجاد اشتغال، تولید مولد و رفع سرانه و

 
نیازهاي منطقه می باشند. 

وي ساخت کارخانه آب آشامیدنی در موقوفه دهقانی و غیاثی، پرورش قارچ و گیاهان دارویی در موقوفه علی محمد تنکمان نظرآباد و
ساخت کارخانه نوآوري در موقوفه سیداحمد میرسپاهی (لیستر) در باغ عقیق کرج را از دیگر موفقیت هاي اوقاف در به کارگیري

 
ظرفیت هاي موقوفات دانست. 

معاون اوقاف و امور خیریه استان البرز یادآور شد: کارخانه نوآوري در موقوفه لیستر با مشارکت شرکت هاي دانش بنیان و علوم هاي

 
تک می باشد که به شکل عملیاتی آغاز شده است. 

 
وي افزود: فاز اول این کارخانه با مشارکت پنج شرکت دانش بنیان آغاز شده است. 

عاشري از دیگر این پروژه ها را پروژه ضایعات نخاعی و رسیدن به داروي تولید ترمیم ضایعات نخاعی دانست و اظهار داشت: در این

 
پروژه ها به نوعی پیوند بین موقوفات و علوم دانش بنیان هستیم. 

 
استان البرز داراي 100 امامزاده در 85 بقعه متبرکه و یک هزارو600 موقوفه و بیش از 16 هزار رقبه است. 

 
برچسب ها 

 
- اداره کل اوقاف و امور خیریه استان البرز 



 
- صفحات خورشیدي 

 
- استان البرز 

 
- وقف 

 
پروندهٔ خبري 

- سال 99؛ سال جهش تولید



اولویت امروز، حفظ انسجام ملی و صیانت از سرمایه هاي اجتماعی است

منبع: ایرناشماره خبر:  93  |  تاریخ: 1399/08/26

رشت - ایرنا - استاندار گیلان اولویت امروز را حفظ انسجام ملی و صیانت از سرمایه هاي اجتماعی دانست و گفت: نخبگان و
گروه هاي مرجع با تقویت سرمایه هاي اجتماعی، زمینه ساز تحکیم اعتماد ملی به مسئولان باشند.

رشت - ایرنا - استاندار گیلان اولویت امروز را حفظ انسجام
ملی و صیانت از سرمایه هاي اجتماعی دانست و گفت:
نخبگان و گروه هاي مرجع با تقویت سرمایه هاي اجتماعی،

 
زمینه ساز تحکیم اعتماد ملی به مسئولان باشند. 

به گزارش روز دوشنبه روابط عمومی استانداري گیلان؛
ارسلان زارع در دیدار با هیات رئیسه خانه احزاب استان،
احزاب را از ساز و کارهاي مقوّم مردم سالاري در کشور و

 
داراي نقشی والا در جامعه و پیشرفت آن خواند. 

وي افزود : براي نیل به توسعه سیاسی و اقتصادي، ایجاد احزاب قانونی و فعالیت مستمر آنها ضروري است و بر این مبنا سلسله
نشست هایی که برپا می شود در راستاي هم افزایی، هم فکري و هم اندیشی با نمایندگان احزاب و بهره گیري از نظرات آنان در

 
تصمیم سازي و تصمیم گیري هاست. 

وي وجود احزاب سیاسی در جامعه را یک نیاز ضروري براي دولت و نیز جامعه عنوان و خاطرنشان کرد: همه جریانات سیاسی و
مسئولان براي بهتر اداره شدن کشورباید انسجام داشته باشند و به گونه اي عمل کنیم تا به عنوان نخبگان جامعه؛ زمینه ساز تقویت

 
اعتماد عمومی باشیم. 

استاندار گیلان خاطرنشان کرد: بزرگترین سرمایه کشور، سرمایه اجتماعی و پشتیبانی مردمی از نظامی است که مفتخر به رأي مردم و
حمایت آنان است و تجربه هاي گذشته و نیز نمونه هاي مشابه اخیر نیز به روشنی نشان می دهند جایی که بهره مند از اعتماد ملی

 
بوده ایم؛ توانسته ایم بر چالش ها فائق آییم. 

وي بیان داشت: در جریان تشدید تحریم هاي غیرقانونی دولتی مستکبر با رفتارهایی خلاف قواعد پذیرفته شده بین المللی با پایمردي

 
و استقامت مردم از تنگناها گذر کردیم و امروز به این افتخار ملی می بالیم. 

زارع با یادآوري دشمنی هاي استکبار با نظام و مردم ایران اسلامی افزود: آنهایی که کوشیدند با تزریق یأس و تیره نشان دادن آینده
ایران، مردم را نسبت به افق هاي پیش رو ناامید سازند با رفتاري از سوي این ملت بزرگ مواجه شدند که همه تهدیدها را به فرصت

 
تبدیل کرد. 



زارع ادامه داد: در جریان مدیریت کرونا نیز به وضوح اعلام کردیم که با همکاري مردم و تعامل آنان با دست اندر کاران مبارزه با

 
بیماري می توانیم سیاست هاي مقابله اي با این ویروس منحوس را به درستی به مرحله اجرا بگذاریم. 

وي اظهار داشت: آینده ایران، ارتباط وثیقی با نقش آفرینی نهادهاي مدنی، احزاب، نخبگان و همه بازیگران موثر در عرصه هاي
اجتماعی و سیاسی دارد؛ چشم اندازي که با بهره گیري درست و اصولی از ظرفیت هاي مادي و معنوي کشور به طور قطع امیدوارانه و

 
روشن است. 

استاندار گیلان با اشاره به تجربه هاي متعدد ایران در دوران مختلف همچون جنگ و تحریم گفت: تجربه حوادث و رویدادهاي گذشته

 
نشان می دهد می توانیم با مدیریتی مطلوب و همراهی همه نخبگان، شرایط پیچیده و دشوار کنونی را نیز پشت سر بگذاریم. 

وي شرط عبور از این شرایط را استفاده از آراي همه صاحبنظران خواند و گفت: در این ارتباط با آغوشی باز آماده شنیدن نظرات آنان

 
و به کار بستن این ایده ها هستم. 

زارع بیان کرد: نشاط، تحرك و امید لازمه حرکت در مسیر توسعه است و در این راه نیازمند صف آرایی متناسب با مقتضیات روز

 
هستیم؛ جبهه کنونی، تلاش و همت در عرصه اقتصادي و اهتمام به گشایش امور مردم و بهبود معیشت آنها را می طلبد. 

وي از همه فعالان سیاسی، اثرگذاران اجتماعی و شخصیت ها خواست براي همراهی در مسیر مقابله با توطئه هاي دشمنان، به صحنه

 
بیایند و با تقویت سرمایه هاي اجتماعی، زمینه ساز تحکیم اعتماد ملی به مسئولان باشند. 

استاندار گیلان تبیین و تبلیغ کارآمدي نهادهاي رسمی را زمینه ساز باورمندي بیشتر مردم به توانایی غلبه بر دشواري ها دانست و

 
افزود: در چنین هنگامه اي؛ جامعه چشم انداز کشور را روشن می بیند. 

زارع به شیوع ویروس کرونا در استان و اقدامات صورت گرفته در جهت مقابله و مهار آن اشاره کرد و افزود: گیلان از استان هاي
کانونی شیوع ویروس کرونا در کشور بود اما با تلاش هاي فعالان حوزه درمان، اقدامات اثربخشی انجام شد ضمن آنکه حمایت هاي

 
اعتباري دولت در مدت زمان کوتاهی، زیرساخت هاي درمانی استان را نیز به میزان قابل توجهی تکمیل کرد. 

وي بکارگیري افراد بومی در مناصب مدیریتی را از اموري خواند که در استان با جدیت دنبال می شود و افزود: اشتغال جوانان نیز از
دغدغه هاي جدي است که به سبب بهره مندي گیلان از جوانان تحصیل کرده، باید از ظرفیت شرکت هاي دانش بنیان در جهت

 
اشتغال پایدار آنان بیش از پیش بهره مند شد. 

وي خاطرنشان کرد: پروژه هاي نیمه تمام متعددي در استان وجود دارد که بسیاري از آن تا پایان سالجاري و یا بهار سال آینده به

 
بهره برداري می رسد از این رو با افتتاح این طرح ها زمینه اشتغال تعداد قابل توجهی از نیروهاي بومی استان فراهم می آید. 

زارع جلب مشارکت سیاسی و اجتماعی اقشار مختلف مردم را از اموري دانست که احزاب، تشکل ها و نخبگان می توانند در تحقق آن

 
نقش آفرین باشند. 

در این دیدار داراب مجد رئیس دوره اي خانه احزاب استان، حجت الاسلام احمد محبی، غلامخسین بخشی، محمدابراهیم نصر،
اسماعیل مویدي، اسحاق راستی، حسن ایزدي، امانی و سهیلا مدارایی به بیان موضوعاتی از جمله توسعه پایدار استان، ظرفیت جوانان



در مسیر تعالی گیلان، اقتصاد، محیط زیست، لزوم اندیشه ورزي در مسیر تحقق توسعه، تلاش بیشتر براي بهبود معیشت مردم،

 
رسیدگی به مشکلات جامعه کارگري و نیز اهتمام فزون تر براي کنترل تورم در جامعه پرداختند. 

 
برچسب ها 

 
- رشت 

 
- استانداري گیلان 

 
- گیلان 

- خانه احزاب ایران



توزیع عادلانه خدمات و امکانات زمینه ساز توسعه فعالیت جهاددانشگاهی در

شهرستان هاست

منبع: بازار کارشماره خبر:  94  |  تاریخ: 1399/08/26

معاون هماهنگی و امور مجلس جهاددانشگاهی بابیان اینکه کرونا تهدیدي جدي براي توسعه آموزش هاي تخصصی
جهاددانشگاهی است، بر لزوم بازنگري فعالیت هاي آموزشی این نهاد براي رفع این تهدیدها تأکید کرد.

معاون هماهنگی و امور مجلس جهاددانشگاهی بابیان اینکه کرونا تهدیدي جدي براي توسعه آموزش هاي تخصصی

 
جهاددانشگاهی است، بر لزوم بازنگري فعالیت هاي آموزشی این نهاد براي رفع این تهدیدها تأکید کرد. 

به گزارش بازارکار به نقل از روابط عمومی جهاددانشگاهی به نقل از ایسنا، دکترمهدي باصولی معاون هماهنگی و امور مجلس
جهاددانشگاهی چهارشنبه 21 آبان ماه در نشست مشترك با حجت الاسلام محمد سبزي نماینده مردم ساوه و زرندیه در مجلس
شوراي اسلامی و علی میرزایی معاون استاندار و فرماندار ساوه که در دفتر نماینده مجلس برگزار شد، به فعالیت هاي جهاددانشگاهی
در حوزه هاي آموزشی، تحقیقاتی، علمی، پژوهشی، درمانی، فرهنگی و ... اشاره کرد و افزود: عمده ترین فعالیت هاي جهاددانشگاهی

 
در شهرستان ساوه بیشتر به حوزه آموزش هاي تخصصی کوتاه مدت و آموزش عالی معطوف شده است. 

وي با اشاره به تهدیدهایی که درنتیجه شیوع کروناویروس متوجه حوزه آموزش هاي کوتاه مدت و آموزش عالی شده است، گفت: براي

 
برون رفت از این تهدیدها باید یک بازنگري در نحوه و نوع فعالیت هاي آموزشی صورت گیرد. 

وي به برنامه هاي پیشنهادي از سوي نماینده مجلس، فرماندار و جهاددانشگاهی ساوه براي ارتقاي فعالیت ها اشاره کرد و گفت: برنامه
هاي پیشنهادي که در جهاددانشگاهی امکان اجرایی شدن آن وجود دارد مورد واکاوي قرار گرفت و پس از بازنگري در فعالیت ها

 
امیدواریم بتوانیم ظرف مدت 20 روز آینده به یک برنامه مدون عملیاتی در شهرستان ساوه دست یابیم. 

معاون جهاددانشگاهی تصریح کرد: گستره خدمات متنوع جهاددانشگاهی در شهرستان ساوه در سایه حمایت همه جانبه مسئولان و

 
هم افزایی بین بخشی دستگاه هاي اجرایی محقق خواهد شد و درصدد هستیم تا در قالب این برنامه پیشنهادي عمل کنیم. 

وي تصریح کرد: جهاددانشگاهی یک نهاد عمومی غیردولتی است که از سال 1359 فعالیت خود را آغاز کرده و با توجه به شرایط و
اقتضائات در طول 40 سال گذشته خدمات متنوع خود را به کشور ارائه داده است و به عنوان پلی بین جامعه و دانشگاه در چهار حوزه

 
آموزشی، پژوهشی، فرهنگی و تجاري سازي فعالیت می کند. 

او آموزش هاي کوتاه مدت و آموزش عالی را دو حوزه خدمتی این نهاد انقلابی در بخش آموزش برشمرد و افزود: توانمندسازي گروه
ها و اقشار مختلف جامعه با فعالیت بیش از 100 مرکز تخصصی کوتاه مدت در سراسر کشور نظیر شهرستان ساوه، از اهداف

 
جهاددانشگاهی است و در این راستا به آحاد مختلف جامعه خدمات آموزشی ارائه می دهد. 

دکتر باصولی به فعالیت هاي جهاددانشگاهی در حوزه آموزش هاي بلندمدت از دهه 70 اشاره کرد و گفت: ساختارهاي متعددي نظیر

 
دو دانشگاه، 6 موسسه آموزش عالی و 40 مرکز علمی کاربردي در مجموعه جهاددانشگاهی کشور فعال هستند. 



وي به فعالیت جهاددانشگاهی در حوزه پژوهشی نیز اشاره کرد و گفت: پژوهش هاي توسعه اي و بنیادي دو ساختار تعریف شده براي
فعالیت هاي جهاددانشگاهی است که در پژوهش هاي بنیادي حرکت بر مسیر دانش بنیان مورد تأکید قرارگرفته و با تشکیل گروه
هاي مختلف پژوهشی در حوزه سلول هاي بنیادین، رویان، اصلاح نژاد دام، صنعت برق و ... خدمات لازم را ارائه می دهد و در پژوهش
هاي توسعه اي نیز خدمات لازم تخصصی متناسب با مزیت ها و ظرفیت هاي هر منطقه اي با فعالیت بیش از 140 مرکز خدمات
تخصصی در سراسر کشور در حوزه هاي کشاورزي، پزشکی، علوم اجتماعی، علوم انسانی و ... انجام می شود که متأسفانه خدمات

 
پژوهشی توسعه اي و بنیادي در ساوه ارائه نمی شود. 

معاون جهاددانشگاهی به فعالیت خبرگزاري ایسنا به عنوان بزرگ ترین خبرگزاري غیردولتی کشور و خبرگزاري ایکنا به عنوان تنها
خبرگزاري تخصصی بین المللی قرآنی کشور در قالب فعالیت هاي فرهنگی جهاددانشگاهی اشاره کرد و گفت: مراکز افکار سنجی و

 
نظرسنجی جهاددانشگاهی نیز از دیگر فعالیت هاي زیرمجموعه فرهنگی است. 

وي تبدیل کردن دانش به ثروت را از فعالیت هاي جهاددانشگاهی در حوزه تجاري سازي برشمرد و گفت: توانمندسازي افراد براي
ورود به بازار کار و ایجاد بستري براي رونق کسب وکار ازجمله اهداف فعالیت این حوزه است و راه اندازي دبیرخانه مشاغل خانگی در

 
ساوه در امتداد فعالیت هاي جهاد در این حوزه است. 

دکتر باصولی گفت: تمامی فعالیت هاي جهاددانشگاهی در حوزه آموزشی، پژوهشی، فرهنگی و تجاري سازي در تمام استان ها و
شهرستان هاي کشور به صورت یکجا و متوازن ارائه نمی شود بلکه بستگی به ظرفیت ها و مزیت هاي هر منطقه اي براي اجرایی
شدن دارد که امیدواریم بتوانیم با تعامل بیشتر و هم افزایی شاهد گسترش خدمات متنوع این نهاد در استان مرکزي و شهرستان ساوه

 
باشیم. 

 
توزیع عادلانه خدمات و امکانات زمینه ساز توسعه فعالیت جهاددانشگاهی در شهرستان هاست 

حجت الاسلام محمد سبزي نماینده مردم ساوه و زرندیه در مجلس شوراي اسلامی نیز در این دیدار گفت: توزیع عادلانه خدمات و

 
امکانات زمینه ساز دستیابی به توسعه فعالیت هاي جهاددانشگاهی در شهرستان هایی نظیر ساوه و زرندیه است. 

حجت الاسلام سبزي به موقعیت هاي ویژه شهرستان ساوه و مزیت هاي فراوانی که به دلیل نزدیکی به پایتخت دارد اشاره کرد و
افزود: جهاددانشگاهی به عنوان یک نهاد انقلابی و خلاق می تواند با استفاده از ظرفیت هاي جمعیتی، مزیت صنعتی و کشاورزي این

 
منطقه به عنوان قطب صنعت و کشاورزي استان و کشور در عمل به رسالت و مأموریت هاي خود، موفق و تأثیرگذار عمل کند. 

وي با تأکید بر توزیع متوازن و عادلانه اعتبارات و امکانات بیان کرد: فعالیت جهاددانشگاهی در ساوه با یک ساختمان استیجاري هزینه
بردار درشان این شهرستان نیست و لازم است تا با تزریق اعتبارات و حمایت مسئولان ساختمان اداري مستقلی به مالکیت این نهاد

 
درآید تا فعالیت هاي آن با تأمین زیرساخت هاي لازم شتاب گیرد. 

این نماینده مردم در خانه ملت افزود: اگر بخواهیم براي آینده جهاددانشگاهی اهداف توسعه اي تدوین و اجرایی کنیم باید یک چشم
انداز در قالب برنامه پیشنهادي عملیاتی و تدوین شود و امیدواریم برنامه هاي پیشنهادي ظرف مدت 20 روز آینده آماده و در نشستی
با حضور رئیس جهاددانشگاهی و استاندار مرکزي موردبحث و بررسی قرار گیرد و درنهایت به تصمیم گیري و تصمیم سازي منجر

 
شود تا به توسعه فعالیت هاي جهاددانشگاهی در ساوه ختم شود. 

وي با اشاره به واگذاري قطعه زمینی براي احداث ساختمان اداري و فضاي فیزیکی جهاددانشگاهی در ساوه از 10 سال پیش گفت:



تعیین تکلیف احداث ساختمان جهاددانشگاهی از مهم ترین محورهاي برنامه پیشنهادي است و معتقدیم با فضاي استیجاري و هزینه

 
بردار نمی توان فعالیت هاي این نهاد را در شهرستان ساوه توسعه داد. 

حجت الاسلام سبزي در ادامه با اشاره به کاهش اعتبارات شهرستان ساوه درنتیجه اجراي قانون مالیات بر ارزش افزوده در برنامه
ششم توسعه اظهار کرد: در حال حاضر ساوه سالانه بیش از 900 میلیارد تومان درآمد مالیاتی و ارزش افزوده دارد و با اجراي قانون
برنامه ششم توسعه که براي شهر درآمدزایی نظیر ساوه ناعادلانه است، مشخص نیست چه میزان از این درآمد سالانه در شهرستان

 
هزینه می شود. 

وي تصریح کرد: هم اکنون به دنبال ارائه طرحی در مجلس شوراي اسلامی هستیم تا با اصلاح این قانون براي شهرهایی نظیر ساوه که
در حق آن ها اجحاف شده است میزان اعتبارات را افزایش دهیم که با افزایش میزان اعتبارات بخشی از نیاز مالی نهادهایی نظیر

 
جهاددانشگاهی تأمین خواهد شد. 

وي تصریح کرد: ساوه و زرندیه پذیراي جمعیت سرریز پایتخت بوده و از مشکلات خاصی برخوردار هستند و باید نگاه ویژه اي نسبت

 
به این منطقه با افزایش میزان تخصیص اعتبارات شود تا جایگاه این منطقه با توجه به مزیت هاي بالقوه آن ارتقاء یابد. 

در ادامه علی میرزایی معاون استاندار و فرماندار ساوه نیز گفت: توزیع خدمات و امکانات جهاددانشگاهی در شهرستان ساوه عادلانه

 
نبوده است و ساوه به نسبت جمعیت در حوزه زیرساخت ها عقب تر است. 

میرزایی افزود: باید کمک کنیم که فضاي فیزیکی براي جهاددانشگاهی احداث و فعالیت این مرکز از حالت استیجاري خارج شود و
امید است در نشستی با رییس جهاددانشگاهی براي تعیین تکلیف زمین واگذاري شده جهت احداث یک فضاي فیزیکی مناسب

 
تصمیم گیري کنیم. 

وي با اشاره به فعالیت 17 مجموعه دانشگاهی غیرانتفاعی در ساوه اظهار کرد: جهاددانشگاهی ساوه از ظرفیت بالایی برخوردار است اما
به دلیل ضعف در زیرساخت ها به ویژه ساختمان استیجاري نمی تواند با ظرفیت حداکثري در راستاي انجام مأموریت هاي این نهاد

 
انقلابی فعالیت کند. 

در این نشست مشترك رییس جهاددانشگاهی استان مرکزي نیز گفت: شیوع کرونا بسیاري از فعالیت هاي کشور را تحت تأثیر خود
قرار داده است و در استان مرکزي نیز شرایط به گونه اي شده که بسیاري از فعالیت هاي آموزشی و فرهنگی تحت تأثیر تبعات منفی

 
شیوع این بیماري است و ادامه این روند نیز آسیب جدي به این فعالیت ها وارد می کند. 

مهندس مسعود شهرجردي بیان کرد: بیشترین فعالیت هاي جهاددانشگاهی ساوه در حوزه آموزشی و برگزاري دوره هاي تخصصی

 
کوتاه مدت بوده است و هم اکنون کرونا بیشترین تأثیر خود را بر روند تشکیل این دوره ها دارد. 

رییس جهاددانشگاهی استان مرکزي تصریح کرد: درصدد هستیم تا با یک هماهنگی بین جهاددانشگاهی کشور، نماینده مجلس و
فرماندار شهرستان بتوانیم فعالیت هاي علمی، تحقیقاتی، دانش بنیان و توسعه اي را در مجموعه جهاددانشگاهی شهرستان ساوه

 
توسعه دهیم. 

وي توسعه فعالیت هاي جهاددانشگاهی ساوه را مطالبه نماینده مجلس و فرماندار شهرستان بیان کرد و افزود: راه اندازي دبیرخانه



 
مشاغل خانگی ازجمله اقدامات خوبی بود که در ساوه عملیاتی شده و کمکی براي اشتغال متقاضیان در اجراي این طرح ملی است. 

بازدید از بخش هاي مختلف جهاددانشگاهی ساوه و نحوه ارائه خدمات این نهاد و دفتر خبرگزاري ایسنا مستقر در این شهرستان و نیز
بازدید از زمین واگذارشده براي احداث ساختمان این نهاد از دیگر برنامه هاي معاون هماهنگی و امور مجلس جهاددانشگاهی کشور در

سفر به ساوه بود.



مخاطره انداختن کسب وکارها با افزایش تعداد مناطق آزاد

منبع: بازار کارشماره خبر:  95  |  تاریخ: 1399/08/26

افزایش تعداد مناطق آزاد، بدون رفع معضلات و ایرادات مناطق فعلی، به هیچ عنوان مورد تایید بخش خصوصی نیست و
کسب و کار هاي مرتبط با پوشاك، کفش و نساجی را به خطر می اندازد.

افزایش تعداد مناطق آزاد، بدون رفع معضلات و ایرادات مناطق فعلی، به هیچ عنوان مورد تایید بخش خصوصی نیست و کسب و

 
کار هاي مرتبط با پوشاك، کفش و نساجی را به خطر می اندازد. 

به گزارش گروه اقتصادي خبرگزاري صداو سیما، دبیرخانه مشترك تشکل هاي صنعتی و صنفی پوشاك، نقطه نظرات تشکل ها را در

 
رابطه با طرح اصلاح قانون مناطق آزاد، در نامه اي به وزیر صنعت، معدن و تجارت ارئه کرد. 

در متن نامه آمده است: از نظر بخش خصوصی، افزایش تعداد مناطق آزاد با توجه به عملکرد قبلی این مناطق و بدون رفع عملی
معضلات و ایرادات مناطق فعلی، به هیچ عنوان مورد تایید بخش خصوصی نبوده و بخش بزرگی از کسب و کار هاي مرتبط با پوشاك،
کفش و نساجی را مورد مخاطره قرار خواهد داد؛ لذا به عنوان نهاد متولی حاکمیتی بخش صنعت و تولید کشور، در برابر رویه هاي
غلط ناشی از عملکرد هاي ناصحیح این مناطق که واردات انواع کالاي نهایی را به بدترین شیوه آن به کشور توسعه داده اند ایستادگی
نموده و مانع از گسترش تفکرات ناصحیح و وارونه اي گردید که رسالت مناطق آزاد را از تولید و صادرات به واردات و قاچاق تغییر

 
دادند. 

در قسمتی از نامه نوشته شده است: مسلما حرکت در مسیر اجراي صحیح قوانین کارآمد، می تواند در همین شرایط تحریم حداکثري،
موجبات رشد و بالندگی صنایع و بنگاه هاي اقتصادي کشور را در پی داشته باشد، اما جلوتر از دشمنان خارجی، برخی سوء تدبیر هاي
داخلی، پاي بر گلوي بخش تولید می فشارد و هر گونه فرصت حداقلی را به تهدیدي بزرگ تبدیل می نماید این درحالیست که هدف
ارکان نظام و کارآفرینان خدوم کشور تبدیل تهدید ها به فرصت هاست و در وضعیتی که اقتصاد کشور در حال گذر از یک اقتصاد تک
محصولی است و سالهاست که زیر ساخت هاي توسعه اي لازم جهت تعالی اقتصاد غیر نفتی بر اثر رفتار هاي سلیقه اي و قوانین
ناصحیح منجمله مناطق آزاد، فرصت تجهیز و ارتقاء توان را نداشته اند، دمیدن در خاکستر رویه هاي غلط، مجددا آتش خانمانسوز
واردات بی رویه و قاچاق را در کشور شعله ور خواهد کرد و اینبار، اما شدت از میان رفتن اشتغال جوانان ایرانی گسترده تر از قبل

 
خواهد بود. 

مسلما گذشته چراغ راه آینده است و آزموده را آزمودن در توسعه مجدد مناطق آزاد خطایی است راهبردي که جوانه هاي تولیدات

 
داخلی را خواهد خشکاند. 

در متن توضیحات این تشکل آمده است:: تغییر تفکر از امید به دست هاي خالی بیگانگان به تدبیر در بکارگیري امید هاي آینده این
مرز و بوم و اتکا به دست هاي توانمند کارآفرینان، راهبردي است که کشور را از تنگنا هاي کنونی خارج خواهد کرد و رشد و توسعه
ایران عزیز را در پی خواهد داشت؛ لذا در جهت رفع مشکلات و اصلاح رویه هاي قبلی در اداره مناطق آزاد ضمن استقبال از طرح
اصلاح قانون این مناطق توسط مجلس محترم، به پیوست برخی نظرات تشکل هاي بخش خصوصی صنایع نساجی و پوشاك در رابطه

با اهداف و وسعت مناطق، هدفمندي معافیت هاي مربوط به این مناطق و تبیین زیرساخت هاي نظارتی را باستحضار می رساند.



انتقاد معاون استاندار تهران از عملکرد پست بانک

منبع: کیوسک خبرشماره خبر:  96  |  تاریخ: 1399/08/26

معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار تهران با انتقاد از عملکرد پست بانک گفت: عدم همراهی پست بانک در جذب
اعتبارات روستا عشایري مصداق بارز ترك فعل است.

معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار تهران با انتقاد از عملکرد پست بانک گفت: عدم همراهی پست بانک در جذب اعتبارات

 
روستا عشایري مصداق بارز ترك فعل است. 

معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار تهران با انتقاد از عملکرد پست بانک گفت: عدم همراهی پست بانک در جذب اعتبارات روستا

 
عشایري مصداق بارز ترك فعل است. 

به گزارش ایلنا به نقل از پایگاه اطلاع رسانی استاتداري تهران، حشمت االله عسگري در جلسه کارگروه اشتغال استان تهران با اشاره به
تسهیلات تخصصی روستا عشایري اظهار داشت: 3 هزار و 806 میلیارد ریال سهم استان تهران با درصد پرداخت کامل و تعهد اقساطی
با احتساب مرحله پنجم از کل اعتبار ابلاغی تسهیلات روستا عشایري می باشد که تاکنون حدود 3 هزار میلیارد ریال یعنی 79 درصد

 
آن جذب شده است. 

وي با انتقاد از عدم جذب تسهیلات روستا عشایري در بانک ها تاکید کرد: عملکرد 43 درصدي پست بانک در پرداخت این تسهیلات
قابل قبول نیست و اهمال بانک و طولانی شدن پروسه پرداخت تسهیلات جاي انتقاد بسیار دارد؛ چراکه عدم همراهی پست بانک در

 
جذب اعتبارات روستا عشایري مصداق بارز ترك فعل است و حتما به لحاظ حقوقی و قضایی این موضوع پیگیري می شود. 

معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار تهران با اشاره به لزوم تعیین تکلیف طرح هاي روستا عشایري افزود: عملکرد بانک توسعه

 
تعاون در پرداخت تسهیلات روستا عشایري 70 درصد، صندوق کارآفرینی امید 72 درصد و بانک کشاورزي 106 درصد می باشد. 

عسگري سپس عنوان کرد: میزان اعتبار مصوب مشاغل خانگی دو بانک رفاه کارگران و توسعه تعامل از محل اعتبار سال 99، هر کدام
43 میلیارد یعنی در مجموع 86 میلیارد ریال می باشد که 63 طرح مربوط به بانک رفاه و 125 طرح مربوط به بانک توسعه تعاون

است که بایستی به سرعت تسهیلات به طرح هاي معرفی شده پرداخت شود.



معاون استاندار تهران از عملکرد پست بانک انتقاد کرد

منبع: ایرناشماره خبر:  97  |  تاریخ: 1399/08/26

تهران- ایرنا- معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار تهران با انتقاد از عملکرد پست بانک گفت: عدم همراهی پست بانک در
جذب اعتبارات روستا عشایري مصداق بارز ترك فعل است.

تهران- ایرنا- معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار تهران
با انتقاد از عملکرد پست بانک گفت: عدم همراهی پست
بانک در جذب اعتبارات روستا عشایري مصداق بارز ترك

 
فعل است. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی استانداري تهران، حشمت
االله عسگري روز دوشنبه در جلسه کارگروه اشتغال استان
تهران با اشاره به تسهیلات تخصصی روستا عشایري اظهار
داشت: 3 هزار و 806 میلیارد ریال سهم استان تهران با
درصد پرداخت کامل و تعهد اقساطی با احتساب مرحله

پنجم از کل اعتبار ابلاغی تسهیلات روستا عشایري می باشد که تاکنون حدود 3 هزار میلیارد ریال یعنی 79 درصد آن جذب شده

 
است. 

وي با انتقاد از عدم جذب تسهیلات روستا عشایري در بانک ها تاکید کرد: عملکرد 43 درصدي پست بانک در پرداخت این تسهیلات
قابل قبول نیست و اهمال بانک و طولانی شدن پروسه پرداخت تسهیلات جاي انتقاد بسیار دارد؛ چراکه همراهی نکردن پست بانک در

 
جذب اعتبارات روستا عشایري مصداق بارز ترك فعل است و حتما به لحاظ حقوقی و قضایی این موضوع پیگیري می شود. 

معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار تهران با اشاره به لزوم تعیین تکلیف طرح هاي روستا عشایري افزود: عملکرد بانک توسعه

 
تعاون در پرداخت تسهیلات روستا عشایري 70 درصد، صندوق کارآفرینی امید 72 درصد و بانک کشاورزي 106 درصد است. 

عسگري عنوان کرد: میزان اعتبار مصوب مشاغل خانگی دو بانک رفاه کارگران و توسعه تعامل از محل اعتبار سال 99، هر کدام 43
میلیارد ریال یعنی در مجموع 86 میلیارد ریال می باشد که 63 طرح مربوط به بانک رفاه و 125 طرح مربوط به بانک توسعه تعاون

 
است که بایستی به سرعت تسهیلات به طرح هاي معرفی شده پرداخت شود. 

 
برچسب ها 

 
- شهر تهران 

 
- استان تهران 

- پست بانک ایران



پیش بینی ایجاد 4000 شغل با اجراي 92 پروژه جهش تولید در گیلان

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  98  |  تاریخ: 1399/08/26

 
  

به گزارش خبرگزاري فارس از رشت، ارسلان زارع امروز
پس از بازدید از روند اجراي دو پروژه جهش تولید در
روستاي ضیابر شهرستان صومعه سرا و سیاه اسطلخ
شهرستان رشت در گفت وگو با خبرنگاران اظهار کرد: در
راستاي اجراي سیاست هاي راهبردي اقتصاد مقاومتی
ابلاغی از سوي رهبر معظم انقلاب و برنامه هاي دولت

 
تدبیر و امید براي تحقق شعار جهش تولید، اقدامات خوبی در استان انجام شده است. 

وي با اشاره به تعریف 92 پروژه جهش تولید در گیلان گفت: از این میزان، عملیات اجرایی 68 پروژه آغازشده و با اقدامات حمایتی

 
صورت گرفته از سوي دولت و معرفی به بانک ها براي دریافت تسهیلات، شاهد روند مثبتی دراین ارتباط هستیم.  

نماینده عالی دولت در گیلان با بیان اینکه برخی از واحدهاي جهش تولید در راستاي تأمین مواد اولیه موردنیاز شرکت هاي دیگر
فعالیت دارند، تصریح کرد: براي اجرایی شدن پروژه هاي جهش تولید گیلان، یک هزار و 200 میلیارد تومان اعتبار پیش بینی و

 
تأمین شده که کارآفرینان پس از انجام فرآیند صدور مجوزها به بانک هاي عامل، معرفی شده و می شوند. 

استاندار گیلان اظهار امیدواري کرد که بیشتر 68 پروژه از 92 پروژه جهش تولید تا پایان سال جاري و تعداد باقیمانده نیز تا فصل

 
بهار سال آینده به اتمام برسند و وارد چرخه تولید شوند.  

وي همچنین با اشاره به پیش بینی ایجاد بالغ بر چهار هزار نفر اشتغال در پروژه هاي جهش تولید بیان کرد: تأکید کرده ام براي

 
پویایی هرچه بیشتر، از جوانان علاقه مند به فعالیت در این مجموعه ها بهره گرفته شود. 

به گزارش فارس، استاندار گیلان امروز از یک کشتارگاه مرغ در حال احداث در منطقه ضیابر صومعه سرا بازدید کرد؛ این کشتارگاه در

 
زمینی به مساحت سه هکتار و با ظرفیت شش هزار قطعه در ساعت و هزینه کرد بیش از سه میلیارد یورو در حال اتمام است. 

گیلان از استان هاي برتر کشور در تولید گوشت مرغ است؛ استان هشت واحد کشتارگاه با ظرفیت بیش از 32 هزار قطعه در ساعت

 
کشتار انجام می دهد.  

انتهاي پیام/84008





کنایه جهانگیري به قالیباف: بودجه چوب ادب سیاستمدارانی است که فقط شعار

می دهند

منبع: آفتابشماره خبر:  99  |  تاریخ: 1399/08/26

معاون اول رییس جمهوري با انتقاد شدید از برخی طرحها و شعارهاي مجلس یازدهم در حوزه هاي اقتصادي تاکید کرد:
بودجه، چوب ادب سیاستمداران است به ویژه سیاستمدارانی که شعار می دهند! بودجه، همه را ادب می کند و سر خط می

آورد.

معاون اول رییس جمهوري با انتقاد شدید از برخی طرحها و شعارهاي مجلس یازدهم در حوزه هاي اقتصادي تاکید کرد: بودجه،

 
چوب ادب سیاستمداران است به ویژه سیاستمدارانی که شعار می دهند! بودجه، همه را ادب می کند و سر خط می آورد. 

آفتاب نیوز : اسحاق جهانگیري روز دوشنبه در هفتادوپنجمین
جلسه ستاد فرماندهی اقتصاد مقاومتی با اشاره به اهمیت بودجه
سال 1400 کشور افزود: منابع و مصارف در بودجه کشور
موضوعی واقعی است و باید با آن منطقی برخورد کرد اما
متاسفانه اکنون مسائلی مطرح می شود که با ده برابر بودجه

 
کنونی نیز نمی توان به آن جامه عمل پوشاند. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی معاون اول رییس جمهوري، وي به عنوان نمونه گفت: نمی توان عوارض گمرکی را افزایش داد و تبعات
آن را در جامعه ندید. بودجه سال آینده کشور و جهت گیري هاي اصلی آن باید با محوریت سیاست هاي اقتصاد مقاومتی تدوین شود.

معاون اول رییس جمهور با بیان اینکه از هفته آینده بحث درباره منابع و مصارف بودجه سال 1400 در دولت انجام خواهد شد، اظهار

 
امیدواري کرد که بودجه مطابق سنوات گذشته در زمان مقرر در اختیار نمایندگان مجلس شوراي اسلامی قرار بگیرد. 

وي با اشاره به اینکه تحریم ها و شیوع کرونا فشارهاي مضاعفی بر بودجه کشور در سال جاري وارد کرده است، گفت: به فضل الهی
این دوره سخت را پشت سر خواهیم گذاشت و تصور دشمنان ایران که فکر می کردند ایران دچار کسري بودجه شدیدي شده و

 
اقتصادش فرو خواهد ریخت، باطل خواهد شد. 

جهانگیري افزود: با وجود همه سختی ها و دشواري ها که بر دولت و ملت ایران گذشت با همتی که مدیران کشور در موضوع بودجه از
خود نشان دادند، موفق شدیم تاکنون از این مرحله عبور کنیم هرچند برخی نمی خواهند قدر این زحمات را بدانند و حرف هایی را بر

 
زبان جاري می کنند که جز دلسرد کردن مدیریت کشور ثمري ندارد. 

 
زبان مدیران دولت براي پاسخگویی الکن نیست 

وي با تاکید بر اینکه همه می دانند که زبان مدیران دولت براي پاسخگویی زبان الکن نیست، گفت: ما شرایط کشور و مردم را در



موضع گیري هاي خود لحاظ می کنیم و می دانیم که مردم در شرایط سخت کنونی از مسئولان خود انتظار دارند که به فکر زندگی و

 
معیشت آنان باشند نه اینکه سرگرم دعوا و مجادله با یکدیگر شوند چرا که این مسئله گره اي از زندگی آنان باز نمی کند. 

معاون اول رییس جمهور با بیان اینکه مکرر گفته ام کارنامه این دولت قابل مقایسه با هر دولت دیگري در سالهاي پس از انقلاب
اسلامی است، گفت: براي مقایسه می توان به دو سال و نیم پایانی دولت آقاي احمدي نژاد و دو سال و نیم ابتدایی دولت تدبیر و امید
پرداخت که در این دو برهه کشور با تحریم هاي بین المللی مواجه بود. البته دولت قبل در آن مقطع بیش از دو میلیون بشکه نفت
صادر می کرد که از محل آن 210 میلیارد دلار درآمد در اختیار داشت اما درآمد دولت تدبیر و امید در دو سال و نیم ابتدایی آغاز

 
بکار خود تنها 120 میلیارد دلار بود. 

جهانگیري با تاکید بر اینکه با کلی گویی و شعار در کشور اتفاقی رخ نمی دهد، اظهار داشت: در دو سال و نیم پایانی دولت گذشته
میزان اشتغال خالص کشور روند کاهنده داشت و تقریباً صفر بود در حالی که در مقایسه با دو سال و نیم ابتدایی آغاز به کار دولت
تدبیر و امید سالانه 500 هزار شغل ایجاد شد و همچنین نرخ تورم در دولت گذشته رو به بالا بود و به 36 درصد رسید در حالی که

 
تورم در دولت آقاي روحانی روند کاهنده داشت و به 11.2 کاهش یافت. 

وي افزود: این دستاوردها در شرایطی اتفاق افتاد که فقط مدیریت دولت جابه جا شد. کسانی که می گویند مدیران دولت دچار ضعف
هستند خوب است این دو مقطع زمانی که شرایط کشور از لحاظ تحریم هاي بین المللی یکسان بوده است را مقایسه کنند و ببینند

 
چه اتفاقاتی در بخش هاي مختلف اقتصادي کشور رخ داد. 

معاون اول رییس جمهوري با تبیین برنامه ریزي هاي انجام شده در ستاد فرماندهی اقتصاد مقاومتی براي مقاوم کردن اقتصاد کشور
در برابر تکانه هاي خارجی، گفت: اجراي برنامه هاي اولویت دار اقتصاد مقاومتی شرایط کشور را روز به روز بهتر کرد. به طوریکه در
شروع کار دولت تدبیر و امید به ناگهان قیمت نفت به بشکه اي 30 دلار کاهش یافت اما براي هیچ کدام از شاخص هاي کلان

 
اقتصادي نظیر تورم، صادرات و میزان تولید مشکلی پیش نیامد و تغییري ایجاد نشد. 

جهانگیري اظهار داشت: در دوره جدید تحریم ها که باید به واقع از آن به عنوان جنگ اقتصادي یاد کرد، آمریکایی ها به دنبال
فروپاشی ایران بودند و حتی تا آنجا رفتند که جنگ نظامی را نیز چاشنی کار خود کنند، ترور سردار شهید سلیمانی و برخی اتفاقات
دیگر در منطقه خلیج فارس نشانه هاي تصمیمات آنها بود، البته برخی اتفاقات را نمی توان در مقطع کنونی بیان کرد و شاید در
شرایط دیگر بتوانیم براي مردم تبیین کنیم که دشمنان چه برنامه ریزي هایی براي کشور انجام داده بودند. قطعا هیچ کس نمی تواند

 
انفجار در یک نفتکش ایرانی را موضوعی اقتصادي قلمداد کند، دولت اجازه نداد در این شرایط سخت، اقتصاد کشور فرو بپاشد. 

 
هدف آمریکا فروپاشی ایران بود/ مقاومت ملت ایران در تاریخ ماندگار شد 

معاون اول رییس جمهور گفت: هدف آمریکا اقتصاد ایران نبود می خواستند ایران را از هم بپاشانند. در این مقطع حساس مردم ایران

 
مشکلات را تحمل کردند و دولت هم فشار زیادي را متحمل شد که این مقاومت در تاریخ ماندگار خواهد شد. 

وي افزود: لایحه بودجه کشور در سال 1400 و جهت گیري هاي اصلی آن باید با محوریت سیاست هاي اقتصاد مقاومتی تدوین شود،
کاهش اتکا به درآمدهاي نفتی در تنظیم بودجه سال آینده لحاظ خواهد شد البته این به معناي آن نیست که ما از سهمیه و حق
صادرات نفتی خود چشم پوشی کنیم. دولت ایران هیچ گاه از حق ملت خود نخواهد گذشت. هنر مدیریت این است که این درآمدها را

 
در جاي خود هزینه کند و در بودجه جاري قرار ندهد. 



جهانگیري با بیان اینکه صادر کنندگان غیرنفتی در این دوره همانند سربازان خط مقدم به کشور خدمت کردند، گفت: حمایت از

 
صادر کنندگان از جهت گیري هاي بودجه سال آینده خواهد بود و ما قدردان آنها هستیم. 

معاون اول رییس جمهور جهت گیري دیگر بودجه سال آینده را ایجاد امنیت غذایی توصیف کرد و گفت: در سال پایانی دولت گذشته
6 میلیون تن گندم وارد کشور می شد و کشتی هاي متعددي در کنار بنادر بودند و نمی توانستند کالاهاي خود را در ساحل تخلیه
کنند در شرایطی که در برخی از استان هاي کشور ذخیره گندم فقط براي چند روز وجود داشت. در حالی که امروز دولت واردات
گندم را فقط براي حفظ و افزایش میزان ذخایر استراتژیک کشور انجام می دهد. برنامه دولت در حمایت از کشاورزان و انجام اقدامات
اساسی نظیر خرید تضمینی قیمت گندم که از کیلویی 400 تومان در سال 92 به 4000 تومان براي سال زراعی آینده رسیده است

 
باعث شد که ما بیش از پیش در زمینه تولید گندم خودکفا شویم. 

 
ممنوعیت واردات کالاهاي لوکس از رویکردهاي بودجه1400 خواهد بود 

وي با تاکید بر اینکه یکی دیگر از رویکردهاي بودجه سال آینده ممنوعیت واردات کالاهاي لوکس و غیرضروري خواهد بود، گفت: در
دوره جدید تحریم ها دولت بیش از 2000 قلم کالا را در فهرست کالاهاي لوکس قرار داد و واردات آنها را ممنوع کرد اما متاسفانه
برخی براي زیر سوال بردن عملکرد دولت می روند و به موردي در فهرست هاي وارداتی دست پیدا می کنند و آن را بزرگنمایی می

 
کنند در حالی که در دوره تحریم هاي قبل در دولت گذشته به طور رسمی خودروهاي لوکسی نظیر پورشه وارد کشور می شد. 

معاون اول رییس جمهوري با اشاره به ضرورت حمایت از معیشت محرومان و افراد تحت پوشش کمیته امداد و بهزیستی و نیز کمک
به معیشت بیکارانی که از بیمه برخوردار نیستند در بودجه سال 1400، گفت: حمایت از اقشار محروم و آسیب پذیر جامعه در بودجه
سال آینده از جهت گیري هاي اصلی خواهد بود. رسیدگی به حقوق کارکنان و بازنشستگان و متناسب سازي دستمزدها و دریافت ها

 
در راستاي عدالت بنیانی سیاست هاي اقتصاد مقاومتی در تدوین بودجه سال آینده لحاظ خواهد شد. 

وي یادآورشد: ما می دانیم وضع زندگی کارمندان و کارگران دشوار است و آنها به سختی زندگی خود را اداره می کنند، در این شرایط
دشوار اقتصادي تلاش کردیم که به میزان قابل توجهی حقوق کارمندان اداري و بازنشستگان افزایش یابد، خوب است که منتقدان
مقایسه کنند در آن شرایطی که بیش از 2 میلیون بشکه نفت با قیمت هاي بالا صادر می شد چه میزان به حقوق کارمندان و

 
بازنشستگان اضافه کردند. 

 
طرح هاي اولویت دار اقتصاد مقاومتی باید با قوت ادامه یابد 

جهانگیري ادامه داد: طرح هاي اولویت دار اقتصاد مقاومتی که بیش از 100 مورد آن در ستاد فرماندهی اقتصاد مقاومتی به تصویب
رسید باید با قوت ادامه یابد، این طرح ها علاوه بر اینکه تاب آوري اقتصاد ما را بالا برد، کشور را از واردات برخی کالاها نیز بی نیاز

 
کرد. 

وي افزود: این طرح ها باید در اولویت کار دستگاه ها، نظام بانکی و صندوق توسعه ملی باشد. یک نمونه از پروژه هاي اولویت دار
اقتصاد مقاومتی، راه اندازي پالایشگاه ستاره خلیج فارس بود. فرض کنید اگر این پالایشگاه در سالهاي گذشته احداث نمی شد با
شروع دور جدید تحریم ها مشکلات زیادي براي کشور در تامین بنزین ایجاد می شد، امروز این پالایشگاه علاوه بر رفع نیاز داخلی

 
مصرف بنزین به محلی براي صادرات بنزین کشور و تامین ارز کشور تبدیل شده است. 



جهانگیري گفت: موضوع کرونا نیز باید بعنوان موضوعی جدي در بودجه سال 1400 با سرفصلی مشخص مدنظر قرار گیرد و حمایت از
شرکت هاي دانش بنیان باید در بودجه سال آینده مورد نظر باشد. شرکت هاي دانش بنیان در دوران کرونا کمک فراوانی در تولید

 
ماسک و تجهیزات پزشکی کردند که این روند باید جدي تر دنبال شود. 

 
بودجه چوب ادب سیاستمدارانی است که تنها شعار می دهند/امیدواریم بودجه نقطه آغاز تفاهم دولت و مجلس باشد 

معاون اول رییس جمهور گفت: تجربه من به عنوان فردي که هم در دولت و هم در مجلس فعالیت کرده ام می گوید؛ بودجه چوب
ادب سیاستمداران بویژه سیاستمدارانی است که تنها شعار می دهند. منابع و مصارف در لایحه بودجه کشور موضوعی واقعی است و
باید با آن منطقی برخورد کرد. نمی توان ذهنی و خیالی منابع کشور را افزایش دهیم. متاسفانه برخی مسائلی که در حال حاضر عنوان

 
می شود با ده برابر بودجه کنونی نیز نمی توان به آن حرف ها جامه عمل پوشاند. 

وي افزود: برخی می گویند منابع گمرکی را افزایش بدهیم، کسی که این حرف را می زند نشان می دهد که کمترین آشنایی با اقتصاد
ندارد زیرا این دست محاسبه ها موجب افزایش قیمت همه کالاها در کشور می شود. باید آشکارا و شفاف به مردم بگویند درآمدي که

 
از این تصمیم حاصل می شود، پیامدهاي آن تورم و افزایش سرسام آور قیمت همه کالاها خواهد بود. 

جهانگیري اظهار امیدواري کرد؛ بودجه سال آینده، نقطه آغاز تفاهم و همکاري دولت و مجلس جدید باشد و اگر منابعی وجود داشته
باشد که از چشم دولت دور مانده باشد و معرفی شود، قدردانی خواهیم کرد و منابع جدید را براي کمک به زندگی و معیشت مردم

 
صرف خواهیم کرد. 

معاون اول رییس جمهور در بخش دیگري از سخنان خود با اشاره به گزارش رییس بنیاد مسکن انقلاب اسلامی در خصوص سیاست
هاي اقتصاد مقاومتی و ساخت مسکن در روستاها و شهرهاي کوچک براي محرومان، گفت: بنیاد مسکن انقلاب اسلامی کارهاي
بزرگی در سالهاي اخیر انجام داده است به ویژه در ساخت مسکن پس از حوادث غیرمترقبه نظیر زلزله کرمانشاه و سیل سال 1398

 
که بنیاد مسکن خوش درخشید. 

وي افزود: در دولت آقاي روحانی در حوزه کمک به محرومین و مواجهه با خسارات حوادث غیرمترقبه کارهایی بزرگ انجام شد که ما

 
نتوانستیم به خوبی آن را براي مردم بیان کنیم، تنها در زلزله کرمانشاه در مقطعی کوتاه 100 هزار واحد مسکونی ساخته شد. 

جهانگیري گفت: اخیراً مراسم پایان ساخت و بازسازي 1 میلیون واحد مسکن پس از سیل سال 98 نیز برگزار شد، خوشبختانه در

 
ساخت خانه هاي جدید استانداردهاي لازم ساخت و ساز رعایت شده است و تفاوت بسیاري با خانه هاي قبلی وجود دارد. 

معاون اول رییس جمهور ساخت 100 هزار واحد جدید براي محرومین در روستاها و شهرهاي کوچک، تامین مسکن ایتام و نوسازي و
مقاوم سازي در بافت حاشیه اي شهرها را نیز از اقدامات ارزشمند بنیاد مسکن انقلاب اسلامی توصیف کرد و گفت: اجراي این طرح ها

 
در چارچوب سیاست هاي دولت و رویکرد عدالت بنیانی سیاست هاي اقتصاد مقاومتی انجام می شود. 

وي ادامه داد: سازمان بهزیستی هم اعلام کرده است که از 130 هزار واحد مسکونی که براي معلولین ساخته شده بیش از 90 هزار
واحد آن در دولت آقاي روحانی انجام شده است. اینکه محرومین در برخی روستاها بدون هیچ آورده اي داراي سرپناه می شوند کاري

 
ارزشمند است. 



معاون اول رییس جمهوري افزود: امام خمینی (ره) فرمودند که مستضعفین و محرومین جامعه ولی نعمت ما هستند ما خواهان
حرکت در مسیر حضرت امیر المومنین(ع) که شهید راه عدالت بود هستیم و باید در این جهت تلاش کنیم. امیدوارم این اقدامات با

 
سرعت و گستردگی بیشتري ادامه پیدا کند و سنگ بناي این فعالیت ها به گونه اي باشد که در دولت هاي بعدي نیز ادامه یابد 

جهانگیري ضمن قدردانی از نظام بانکی کشور در پرداخت تسهیلات به منظور ساخت و نوسازي بافت هاي فرسوده و تامین مسکن

 
محرومین اظهار امیدواري کرد نظام بانکی در تداوم این برنامه ها بیش از پیش همکاري کند. 

در این جلسه که وزراي صنعت، معدن و تجارت، ارتباطات و فناوري اطلاعات، نیرو و معاون علمی و فناوري رییس جمهور، رییس
سازمان برنامه و بودجه و معاون امور زنان ریاست جمهوري حضور داشتند، پورمحمدي معاون اقتصادي و هماهنگی سازمان برنامه و
بودجه گزارش مبسوطی از عملکرد هفت ماهه منابع و مصارف عمومی قانون بودجه و هدفمندي در سال 1399 و برآورد منابع و
مصارف عمومی در لایحه بودجه سال 1400 کل کشور و نیز جهت گیري هاي بودجه سال آینده بر اساس چند رویکرد اقتصاد

 
مقاومتی و جهش تولید ارائه کرد. 

همچنین تابش رییس بنیاد مسکن انقلاب اسلامی در گزارشی با اشاره به نحوه تامین مسکن محرومین و ایتام، نوسازي و مقاوم سازي
خانه ها در بافت هاي حاشیه اي شهرها از ساخت 91940 واحد مسکونی در یک سال گذشته با استفاده از تسهیلات ارزان قیمت،

کمک بلاعوض سازمان برنامه و بودجه ارائه کرد.



قارچ گانودرماي خراسان شمالی به روسیه صادر می شود

منبع: ایرناشماره خبر:  100  |  تاریخ: 1399/08/26

بجنورد- ایرنا- مدیرکل دفتر امور بانوان و خانواده استانداري خراسان شمالی گفت: تولید کننده بجنوردي و تنها دارنده مجوز
تولید قارچ گانودرما در کشور، بتازگی از روسیه سفارش تولید هزار کیلوگرم از این محصول را گرفته است.

بجنورد- ایرنا- مدیرکل دفتر امور بانوان و خانواده
استانداري خراسان شمالی گفت: تولید کننده بجنوردي و
تنها دارنده مجوز تولید قارچ گانودرما در کشور، بتازگی از
روسیه سفارش تولید هزار کیلوگرم از این محصول را گرفته

 
است. 

ملیحه یغمایی روز دوشنبه به خبرنگار ایرنا گفت: خانم
صغرا احمدي تولید کننده قارچ گانودرماي کشور توانسته
است در شهرستان هاي مختلف براي افراد بسیاري اشتغال
زایی داشته باشد و تولید قارچ گانودرما را به عنوان یک

 
شغل خانگی، رونق داده است. 

وي افزود: با همت این خانم کارآفرین، یک سالن تولید قارچ گانودرما در زندان بجنورد هم راه اندازي شده است و بانوان با دریافت

 
آموزش ها و کمک هاي لازم، به تولید قارچ در زندان اقدام می کنند. 

وي با بیان اینکه تولید قارچ گانودرما در استان، به روستاهاي مختلف کشانده شده است، گفت: این بانوي کارآفرین، خرید تمامی قارچ

 
هاي تولید شده در سالن هاي روستایی را تضمینی خریداري و روانه بازار می کند. 

یغمایی اظهار داشت: خانم احمدي، امروز براي شرکت در هجدهمین نمایشگاه انجمن صنعتگران و بازرگانان مستقل ترکیه(موسیاد)

 
عازم این کشور همسایه شد. 

وي گفت: این بانوي بجنورد، به عنوان تنها دارنده مجوز تولید قارچ گانودرما در ایران، در این نمایشگاه حضور می یابد و امید می رود

 
این حضور سبب رونق بازاریابی در این کشور همسایه باشد. 

مدیرکل دفتر امور بانوان و خانواده استانداري خراسان شمالی خاطرنشان کرد: در سال جهش تولید، ایجاد مشاغل خرد و خانگی و

 
حمایت از کارآفرینان بانو از اولویت هاي این دفتر است. 

 
خام احمدي اهل بجنورد، 2 سال پیش براي نخستین بار در کشور، توانست مجوز تولید قارچ گانودرما را دریافت کند. 



قارچ گانودرما با نام لاتین reishi یا ganoderma از هزاران سال پیش در طب سنتی آسیاي شرقی استفاده می شد. این قارچ در
چین نمادي از سلامتی و طول عمر به همراه شادي و اقبال در زندگی بود و 2 هزار سال در کشورهاي مختلف شرقی به خواص

 
درمانی آن اعتقاد داشتند. 

این قارچ بو و طعم دلپذیري ندارد و خام آن قابل خوردن نیست. در کشورهاي مختلف نظیر چین، ژاپن و کره این قارچ به صورت

 
ترکیب با خوردنی ها یا دمنوش هاي مختلف به خصوص به صورت پودر شده مصرف می شود. 

 
برچسب ها 

 
- بجنورد 

 
- استانداري خراسان شمالی 

 
- خراسان شمالی 

 
- بانوان 

- قارچ



بی توجهی به پسماند در بودجه سالانه شهرداري اهواز

منبع: ایرناشماره خبر:  101  |  تاریخ: 1399/08/26

اهواز - ایرنا - معاون هماهنگی امور عمرانی استانداري خوزستان با انتقاد از بی توجهی به مساله پسماند در بودجه شهرداري
اهواز، گفت: ساماندهی سایت پسماند صفیره اهواز در بودجه سال 99 شهرداري این کلانشهر لحاظ نشده، در حالی که این

موضوع باید در بودجه سالانه مدنظر قرار گیرد.

اهواز - ایرنا - معاون هماهنگی امور عمرانی استانداري
خوزستان با انتقاد از بی توجهی به مساله پسماند در بودجه
شهرداري اهواز، گفت: ساماندهی سایت پسماند صفیره
اهواز در بودجه سال 99 شهرداري این کلانشهر لحاظ
نشده، در حالی که این موضوع باید در بودجه سالانه مدنظر

 
قرار گیرد. 

فاضل عبیات روز دوشنبه در نشست کارگروه پسماند
خوزستان در استانداري، بیان کرد:میزان اهمیت و اولویت

پسماند در نظر مدیران شهرداري اهواز را می توان از روي بودجه بندي دریافت، این در حالیست که پسماند به دلیل اینکه تنها در

 
زمان بحرانی شدن به چشم می آید، مورد توجه مدیران نیست و انتظار است این مساله در سال هاي بعد مدنظر قرار گیرد. 

وي اضافه کرد: ضروري است نشست تخصصی درباره سایت صفیره اهواز برگزار شود تا برنامه هاي میان مدت و بلندمدت بررسی و

 
چشم انداز این مکان مشخص شود. 

وي در ادامه با اشاره به نبود همخوانی گزارش ها درباره پسماندهاي عفونی مطب هاي اهواز گفت: در یک هفته آینده دستگاه هاي
مرتبط از جمله محیط زیست، شهرداري و علوم پزشکی باید در نشستی در فرمانداري اهواز نسبت به یکسان سازي گزارش ها اقدام

 
کنند. 

عبیات، همچنین آلودگی هوا در کلانشهر اهواز را مورد توجه بسیاري از شهروندان و مسئولان و رسانه ها در روزهاي گذشته دانست و

 
ادامه داد: مصوبات درباره تعهدات شهرداري اهواز در سایت پسماند (صفیره) باید پیگیري و اجرایی شود. 

وي افزود: اعتقادي به سهم بندي و اولویت بندي عوامل آلاینده هوا ندارم زیرا این مساله باعث فرافکنی برخی از مسئولان که تصور

 
می کنند سهم کمتري در آلودگی هوا دارند، شده است. 

وي اضافه کرد: بر اساس قانون مرجع تعیین آلودگی و سهم آلایندگی، سازمان حفاظت محیط زیست است و هیچکدام از دستگاه هاي

 
آلوده کننده هوا حق توجیه و یا انکار نقش خود در آلودگی هوا را ندارند. 



 
با متخلفان مسامحه نکنید 

معاون استاندار خوزستان همچنین خواستار برخورد قاطع با مراکز بهداشتی درمانی متخلف در زمینه پسماندهاي عفونی شد و گفت:

 
هیچ عذر و بهانه اي قابل قبول نیست و با توجه به اهمیت سلامتی مردم هیچ مسامحه اي نباید با متخلفان بشود. 

وي با اشاره به اهمیت بی خطرسازي پسماندهاي عفونی و تمرکز قواي سه گانه بر این مساله، بیان کرد:تمام دستگاه ها در این زمینه

 
مسوول هستند و باید از ظرفیت قانونی خود استفاده کنند، در غیراینصورت دستگاه ها مرتکب تخلف شده و باید با آنها برخورد شود. 

عبیات، درباره مشکل محل دفن پسماند در ایذه نیز گفت: این مساله با وجود حساسیت بالا، پس از مطرح شدن در چند نشست این

 
کارگروه، هنوز حل نشده است. 

وي با تاکید بر رفع دغدغه مردم روستاي راسفند در نزدیکی محل دفن پسماندهاي ایذه، افزود: بر اساس گزارش نمایندگان
استانداري، خواسته هاي مردم این روستا شامل نبود آلودگی خودروهاي حمل پسماند شهرداري ایذه، ارایه برخی خدمات به روستا و

 
اشتغال تعدادي از جوانان روستا بوده که این مطالبات باید مدنظر مسوولان قرار گیرد. 

عبیات تاکید کرد: مساله پسماند در شهر ایذه تا 2 هفته آینده در نشستی با حضور همه دستگاه هاي مرتبط و مردم حل و فصل

 
خواهد شد. 

وي درباره حساسیت ایجاد شده در خرمشهر نسبت به انتقال پسماندهاي آبادان به مدفن پسماندهاي خرمشهر، گفت: طرح ادغام

 
مدفن پسماند خرمشهر و آبادان بر اساس مطالعاتی انجام شده اما این مساله باید براي مردم تبیین شود. 

 
عبیات ادامه داد:مشکلات پسماند خرمشهر و آبادان نیز در 10 روز آینده در نشستی به همین منظور بررسی و برطرف خواهد شد. 

وي دلیل مخالفت اجتماعی با جانمایی محل دفن زباله به ویژه در روستاي راسفند ایذه و خرمشهر را ذهنیت منفی و تدافعی نسبت به
پسماند بیان کرد و افزود: برخورد چالشی با مساله پسماند به دلیل نبود آگاهی عمومی نسبت به پسماند به عنوان منبع درآمد و

 
سرمایه، و نیز به دلیل نبود تضمین نسبت به وعده هاي مسوولان محلی است. 

 
در انتظار تکثیر سلول هاي زباله 

مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند شهرداري اهواز نیز در این نشست از راه اندازي کارخانه پردازش پسماند تا یک ماه آینده خبر داد و

 
گفت: سومین سلول دفن زباله در سایت پسماندهاي اهواز تا اسفند امسال به بهره برداري می رسد. 

رضا علیجانی افزود: سلول سوم سایت صفیره هم اکنون 15 درصد پیشرفت فیزیکی داشته و ساخت آن به دلایل مالی تاکنون متوقف

 
مانده بود، اما با اخذ وام از بانک شهر، این مساله حل شده است. 

وي اضافه کرد: احداث سلول دوم سایت پسماندهاي اهواز از زمان شهردار و شوراي گذشته، به دلیل مسایل حقوقی و قضایی به مدت
پنج سال متوقف بود که با پیگیري انجام شده در 10 روز آینده عملیات اجرایی آن دوباره آغاز می شود و این سلول نیز تا اردیبهشت

 
آینده به اتمام می رسد. 



 
به گفته وي، تا زمان اتمام کار سلول جدید، زباله ها به روش پوشش خاك، دفن می شوند. 

علیجانی ادامه داد: سایت پسماند صفیره در پنج سال گذشته تقریبا رها، و به درستی مدیریت نشده بود اما اکنون براي تغییر وضعیت

 
آن از جمله تکمیل سلول ها، صنایع تبدیلی، کمپوست و تفکیک زباله برنامه ریزي شده است. 

وي بیان کرد: سایت پسماند شهرداري اهواز (صفیره) 125 هکتار مساحت دارد که در دوره هاي قبلی آن را از بین برده اند و ما چاره

 
اي جز احیاي مجدد این سایت نداریم، زیرا امکان فراهم ساختن سایت دیگري براي پسماند وجود ندارد. 

وي حجم زباله هاي اهواز را 800 تن در روز بیان کرد و گفت: با مدیریت دفن پسماند، هر کدام از سلول ها تا سه سال عمر خواهند

 
داشت. 

علیجانی افزود: کارخانه پردازش پسماند در این سایت نیز حدود هشت ماه تعطیل بوده که اکنون در حال تعمیر است و مزایده

 
واگذاري آن به پیمانکار آن نیز برگزار شده و تا یک ماه آینده راه اندازي مجدد می شود. 

وي با اشاره به مشکل زباله سوزي در سایت صفیره توسط زباله گردها، اضافه کرد: 16 نفر از مامورانخدمات شهري و هشت نفر از

 
ماموران انتظامی از سه روز پیش در این محل مستقر شده و کار حراست را برعهده گرفته اند. 

علیجانی افزود: مساله پسماند به طور کلی اولویت شهرداري ها نیست و انتظار داریم براي اجرایی شدن مراحل بعدي در ساماندهی

 
پسماندهاي اهواز به شهرداري کمک شود. 

وي همچنین درباره مدفن قدیمی زباله هاي اهواز در نزدیکی روستاي برومی، گفت: دوده هاي ناشی از دفن پسماند در سال هاي
گذشته، در سطح گسترده منطقه را فرا می گیرد که شب ها میزان آن بیشتر می شود؛ با شرکت نفت که مالکیت زمین را در اختیار

 
دارد براي واگذاري ماشین آلات مذاکراتی شده اما هنوز اجرایی نشده است. 

بر اساس این گزارش، مدیرکل حفاظت محیط زیست خوزستان 14 آبان جاري در کارگروه شرایط اضطرار آلودگی هواي خوزستان،
آتش سوزي در سایت پسماند شهرداري اهواز در نزدیکی روستاي صفیره (بخش غیزانیه) را از دیگر عوامل اصلی آلودگی هوا بیان کرد
و گفت: این مساله در بازدیدها و گزارش ها و اعتراض مردم مسجل شده، به گفته وي، چند ماه پیش نشستی تشکیل و مقرر شد
شهرداري اهواز نیروي حراست و آتش نشانی در سایت صفیره مستقر کند و ساخت سلول هاي جدید براي دفن را آغاز کند اما

 
هیچکدام از این تعهدات عملی نشده است. 

همچنین سایت پسماند شهرداري اهواز در شرق این کلانشهر در بخش غیزانیه قرار دارد که از سال 91 به دلیل دفن غیراصولی زباله

 
با آتش سوزي مستمر روبه روست. 

 
برچسب ها 

 
- سازمان حفاظت محیط زیست 

 
- مدیریت پسماند 

 
- اداره کل حفاظت محیط زیست خوزستان 



 
- استانداري خوزستان 

 
- خوزستان 

 
- اهواز 

- شهرداري اهواز



بسیج براي مهار گرانی 2500 همیار نظارت معرفی کرد

منبع: بصیرتشماره خبر:  102  |  تاریخ: 1399/08/26

رئیس سازمان بسیج مستضعفین درباره کمک بسیج به مهار گرانی ها گفت: براي کمک به شبکه نظارتی سازمان حمایت

 
ازمصرف کنندگان 2500 همیار نظارت معرفی کردیم. 

 
پایگاه بصیرت 

سردار غلامرضا سلیمانی رئیس سازمان بسیج مستضعفین صبح امروز (دوشنبه 27 آبان) در نشست خبري به مناسبت هفته بسیج،
اظهار داشت: چهل و یک سال از عمر شجره طیبه بسیج می گذرد و این تشکیلات مردمی که در کره خاکی زمین تنها ملت ایران این
افتخار را دارد چنین تشکیلاتی را ایجاد کرده باشد، در مشکلات بزرگ به میدان آمده تا با تمام تلاش خود و کمک مردممان تهدیدات

 
را به فرصت تبدیل کند. 

وي با اشاره به همزمانی هفته بسیج امسال با شرایط شیوع ویروس کرونا و نقش آفرینی بسیج در مقابله با آن، اظهار داشت: بسیج در
دوران مقابله با کرونا رکوردهاي بسیار خوبی را بر جاي گذاشت و با نظارت وزارت بهداشت بیش از 70 میلیون نفر را غربالگري کند و
یا در زمینه تولید ماسک که در روزهاي اول مشکلاتی داشتیم، بسیج با تولید بیش از 17 میلیون ماسک در روز در کارگاه هاي

 
مختلف در کشور این مشکل را مرتفع کرد. 

سردار سلیمانی با اشاره به نهضت کمک مومنانه و مواسات در ایام شیوع ویروس کرونا، ادامه داد: در چهار مرحله نهضت کمک مومنانه
بیش از 10 میلیون و 150 هزار بسته معیشتی، بیش از 23 میلیون پرس غذاي گرم، 14 هزار جهیزیه و بیش از 5 میلیون و 336 هزار

 
بسته بهداشتی و ... توزیع شد. 

رئیس سازمان بسیج مستضعفین ادامه داد: در ادامه این نهضت، در 5 آذر هم 30 هزار جهیزیه را تقدیم زوج هاي جوان خواهیم کرد و

 
همچنین 500 هزار بسته معیشتی هم با رعایت کرامت افراد به نیازمندان تقدیم خواهد شد. 

وي با اشاره به آغاز طرح جدید بسیج براي مقابله با کرونا، گفت: براي اجراي طرح تکمیلی مقابله با کرونا با نظارت وزارت بهداشت و
درمان تفاهم نامه اي منعقد شده که مهمترین ویژگی آن محله محور بودن و خانه پایه بودن آن است و گروه هایی در محلات مستقر

 
خواهند شد که با پشتیبانی 55 هزار پایگاه مقاومت، شناسایی و غربالگري بیماران را در تمام مراحل انجام خواهد شد. 

سردار سلیمانی با بیان اینکه برنامه هاي هفته بسیج با رعایت کامل پروتکل ها برگزار خواهد شد و شعارمان نیز «بسیج، پیشرو
خدمت، امیدآفرین» خواهد بود، عنوان کرد: باید جهاد امیدآفرینی را در بین مردم تقویت کنیم. وضعیت ما وضعیت خوبی است،

 
مشکلاتی البته داریم که با سرپنجه ملت ایران و مسئولین قابل حل است. 

وي با اشاره به اینکه نهضت جهش تولید در بحث کشاورزي، دامپروري، نیروگاه هاي کوچک خورشیدي و موضوع اشتغال از دیگر
حوزه هایی است که توسط بسیج دنبال شده است، گفت: امسال در قالب تعاونی هاي مردمی بیش از 22 هزار تعاونی و صندوق را با
تسهیل گري بسیج راه اندازي کرده ایم که این صندوق ها یک میلیون عضو دارند. در ایجاد کارگاه هاي اقتصاد مقاومتی 1744 کارگاه



 
ایجاد شده و در راه اندازي بیش از 700 کارگاه هم تسهیل گري کرده ایم. 

رئیس سازمان بسیج مستضعفین با تاکید بر اینکه رشد خوبی را در گروه هاي جهادي داشته ایم به طوري که 42 هزار و 222 گروه
جهادي در اطلس گروه هاي جهادي سازمان بسیج ثبت شده است، عنوان کرد: امسال در مجموع 10238 پروژه محرومیت زدایی

 
برنامه ریزي کرده بودیم که تاکنون حدود 4900 پروژه آن تکمیل شده است. 

سردار سلیمانی درباره کمک بسیج به مهار گرانی ها تصریح کرد: براي کمک به شبکه نظارتی سازمان حمایت در ابتدا 2500 همیار
نظارت معرفی کردیم و بعد از آن نیز اعلام آمادگی کردیم که درخواست 4000 نفر همیار را دادند. در موضوع کشف انبارهاي احتکار
شده هم بسیج فعال بوده است و توانسته بسیاري از این انبارها را کشف کند. قرار شد کمکی هم به وزارت جهاد کشاورزي بکنیم که

 
در زمینه توزیع اقلام اساسی مورد نیاز مردم بسیج اعلام آمادگی کرده است. 

رییس سازمان بسیج در پاسخ به سوال خبرنگار دفاعی خبرگزاري فارس درباره تقویت گشت هاي محله محور گفت: با تاکید شوراي
امنیت کشور و پیگیري شوراي تامین استان ها گشت هاي محله محور رضویون بسیج فعال است و بسترهاي تقویتی براي آنها

 
اندیشیده شده است. 

وي افزود: با قوه قضاییه و نیروي انتظامی هم هماهنگی شده است و این گشت ها در حال انجام شده است و تقویت خواهند شد.



خودکشی مرد بعد از قتل همسر و دوقلو هایش/ تصویر

منبع: خبر فوريشماره خبر:  103  |  تاریخ: 1399/08/26

مردي پس از اینکه خواسته همسرش مبنی بر جدایی را فهمید، به همسر و دوقلو هاي دو ساله اش در حالی که در تختخواب
خوابیده بودند شلیک کرد و آن ها را کشت.

 مردي پس از اینکه خواسته همسرش مبنی بر جدایی را فهمید، به

 
همسر و دوقلو هاي دو ساله اش در حالی که در تختخواب خوابیده بودند شلیک کرد و آن ها را کشت. 

آلبرتو آکاستلو40 ساله، پس از اینکه متوجه شد همسرش می خواهد او را ترك کند، اول به همسر و دو کودکش شلیک کرد و بعد

 
خودش را کشت. 

آکاستلو پیش از اقدام به خودکشی، همسرش باربارا گارگانو 38 ساله و دوقلو هاي نوپاي آن ها الساندرو و آرورا و همچنین سگ

 
خانواده را به قتل رساند. 

 
این حمله بی رحمانه دقیقاً قبل از ساعت 5 صبح روز دوشنبه در خانه اي نزدیک کارینیانو، در منطقه پیمونت ایتالیا رخ داد. 

 
پزشکان اورژانس بعد از حضور در محل کودکان را به بیمارستان منتقل کردند، اما الساندرو کوچک در راه بیمارستان درگذشت. 

خواهر دوقلوي او تنها بازمانده این حمله بی رحمانه است که وضعیت او همچنان وخیم گزارش شده و در بخش مراقبت هاي ویژه

 
بیمارستان تخصصی کودکان و در کما به سر می برد. 

همکاران این مرد که با او در کارخانه غلات کار می کردند گفتند که او مدتی بود که درگیر افسردگی شده بود، رئیس او جیانکارلو

 
سروتی او را کارگري عالی که هر کارآفرینی دوست دارد داشته باشد توصیف کرد. 

 
آقاي سروتی گفت: اما او مدتی افسرده بود، او مشکلات خود را داشت، همانطور که همه ما آن ها را داریم. 



 
 

رسانه هاي محلی گزارش دادند، همسرش چند هفته پیش به او گفته بود که می خواهد جدا شود و زندگی جدیدي را با مردي که از

 
طریق کار در یک مرکز خرید در نزدیکی خانه شان ملاقات کرده آغاز کند و با وکیل براي جدایی صحبت کرده است. 

 
قبل از تیراندازي، آکاستلو با برادرش تماس گرفت تا او را از نقشه شرورانه خود را آگاه کند. 

 
اگرچه برادر قاتل با پلیس تماس گرفت و بلافاصله به خانه ها آن ها رفت، اما برادرش همسرش و خودش را کشته بود. 

آکاستلو کمی پس از ورود پلیس به منزلش درگذشت.



جهانگیري: زبان مدیران کشور براي پاسخگویی الکن نیست اما شرایط را در

نظر می گیرند

منبع: روزنامه قدسشماره خبر:  104  |  تاریخ: 1399/08/26

معاون اول رئیس جمهور با تاکید بر اینکه همه می دانند که زبان مدیران دولت براي پاسخگویی زبان الکن نیست، گفت: ما
شرایط کشور و مردم را در موضع گیري هاي خود لحاظ می کنیم و می دانیم که مردم در شرایط سخت کنونی از مسئولان

خود انتظار دارند.

معاون اول رئیس جمهور با تاکید بر اینکه همه می دانند
که زبان مدیران دولت براي پاسخگویی زبان الکن نیست،
گفت: ما شرایط کشور و مردم را در موضع گیري هاي خود
لحاظ می کنیم و می دانیم که مردم در شرایط سخت

 
کنونی از مسئولان خود انتظار دارند. 

قدس آنلاین: پایگاه اطلاع رسانی دولت، جهانگیري در این
جلسه با اشاره به اهمیت بودجه سال 1400 کشور، گفت:

 
بودجه سال آینده کشور و جهت گیري هاي اصلی آن باید با محوریت سیاست هاي اقتصاد مقاومتی تدوین شود. 

معاون اول رییس جمهور با بیان اینکه از هفته آینده بحث درباره منابع و مصارف بودجه سال 1400 در دولت انجام خواهد شد، اظهار

 
امیدواري کرد که بودجه مطابق سنوات گذشته در زمان مقرر در اختیار نمایندگان مجلس شوراي اسلامی قرار بگیرد. 

وي با اشاره به اینکه تحریم ها و شیوع کرونا فشارهاي مضاعفی بر بودجه کشور در سالجاري وارد کرده است، گفت: به فضل الهی این
دوره سخت را پشت سر خواهیم گذاشت و تصور دشمنان ایران که فکر می کردند ایران دچار کسري بودجه شدیدي شده و اقتصادش

 
فرو خواهد ریخت، باطل خواهد شد. 

جهانگیري افزود: با وجود همه سختی ها و دشواري ها که بر دولت و ملت ایران گذشت با همتی که مدیران کشور در موضوع بودجه از
خود نشان دادند، موفق شدیم تاکنون از این مرحله عبور کنیم هرچند برخی نمی خواهند قدر این زحمات را بدانند و حرف هایی را بر

 
زبان جاري می کنند که جز دلسرد کردن مدیریت کشور ثمري ندارد. 

وي با تاکید بر اینکه همه می دانند که زبان مدیران دولت براي پاسخگویی زبان الکن نیست، گفت: ما شرایط کشور و مردم را در
موضع گیري هاي خود لحاظ می کنیم و می دانیم که مردم در شرایط سخت کنونی از مسئولان خود انتظار دارند که به فکر زندگی و

 
معیشت آنان باشند نه اینکه سرگرم دعوا و مجادله با یکدیگر شوند چرا که این مسئله گره اي از زندگی آنان باز نمی کند. 

معاون اول رییس جمهور با بیان اینکه مکرر گفته ام کارنامه این دولت قابل مقایسه با هر دولت دیگري در سالهاي پس از انقلاب
اسلامی است، گفت: براي مقایسه می توان به دو سال و نیم پایانی دولت آقاي احمدي نژاد و دو سال و نیم ابتدایی دولت تدبیر و امید
پرداخت که در این دو برهه کشور با تحریم هاي بین المللی مواجه بود. البته دولت قبل در آن مقطع بیش از دو میلیون بشکه نفت
صادر می کرد که از محل آن 210 میلیارد دلار درآمد در اختیار داشت اما درآمد دولت تدبیر و امید در دو سال و نیم ابتدایی آغاز

 
بکار خود تنها 120 میلیارد دلار بود. 

جهانگیري با تاکید بر اینکه با کلی گویی و شعار در کشور اتفاقی رخ نمی دهد، اظهار داشت: در دو سال و نیم پایانی دولت گذشته
میزان اشتغال خالص کشور روند کاهنده داشت و تقریباً صفر بود در حالی که در مقایسه با دو سال و نیم ابتدایی آغاز به کار دولت
تدبیر و امید سالانه 500 هزار شغل ایجاد شد و همچنین نرخ تورم در دولت گذشته رو به بالا بود و به 36 درصد رسید در حالی که



 
تورم در دولت آقاي روحانی روند کاهنده داشت و به 11.2 کاهش یافت. 

معاون اول رییس جمهور افزود: این دستاوردها در شرایطی اتفاق افتاد که فقط مدیریت دولت جابه جا شد. کسانی که می گویند
مدیران دولت دچار ضعف هستند خوب است این دو مقطع زمانی که شرایط کشور از لحاظ تحریم هاي بین المللی یکسان بوده است

 
را مقایسه کنند و ببینند چه اتفاقاتی در بخش هاي مختلف اقتصادي کشور رخ داد. 

وي با تبیین برنامه ریزي هاي انجام شده در ستاد فرماندهی اقتصاد مقاومتی براي مقاوم کردن اقتصاد کشور در برابر تکانه هاي
خارجی، گفت: اجراي برنامه هاي اولویت دار اقتصاد مقاومتی شرایط کشور را روز به روز بهتر کرد. به طوریکه در شروع کار دولت
تدبیر و امید به ناگهان قیمت نفت به بشکه اي 30 دلار کاهش یافت اما براي هیچ کدام از شاخص هاي کلان اقتصادي نظیر تورم،

 
صادرات و میزان تولید مشکلی پیش نیامد و تغییري ایجاد نشد. 

جهانگیري اظهار داشت: در دوره جدید تحریم ها که باید به واقع از آن به عنوان جنگ اقتصادي یاد کرد، آمریکایی ها به دنبال
فروپاشی ایران بودند و حتی تا آنجا رفتند که جنگ نظامی را نیز چاشنی کار خود کنند، ترور سردار شهید سلیمانی و برخی اتفاقات
دیگر در منطقه خلیج فارس نشانه هاي تصمیمات آنها بود، البته برخی اتفاقات را نمی توان در مقطع کنونی بیان کرد و شاید در
شرایط دیگر بتوانیم براي مردم تبیین کنیم که دشمنان چه برنامه ریزي هایی براي کشور انجام داده بودند. قطعا هیچکس نمی تواند

 
انفجار در یک نفت کش ایرانی را موضوعی اقتصادي قلمداد کند، دولت اجازه نداد در این شرایط سخت، اقتصاد کشور فرو بپاشد. 

معاون اول رییس جمهور گفت: هدف آمریکا اقتصاد ایران نبود می خواستند ایران را از هم بپاشانند. در این مقطع حساس مردم ایران

 
مشکلات را تحمل کردند و دولت هم فشار زیادي را متحمل شد که این مقاومت در تاریخ ماندگار خواهد شد. 

وي افزود: بودجه کشور در سال 1400 و جهت گیري هاي اصلی آن باید با محوریت سیاست هاي اقتصاد مقاومتی تدوین شود،
کاهش اتکا به درآمدهاي نفتی در تنظیم بودجه سال آینده لحاظ خواهد شد البته این به معناي آن نیست که ما از سهمیه و حق
صادرات نفتی خود چشم پوشی کنیم. دولت ایران هیچگاه از حق ملت خود نخواهد گذشت. هنر مدیریت این است که این درآمدها را

 
در جاي خود هزینه کند و در بودجه جاري قرار ندهد. 

جهانگیري با بیان اینکه صادر کنندگان غیرنفتی در این دوره همانند سربازان خط مقدم به کشور خدمت کردند، گفت: حمایت از

 
صادر کنندگان از جهت گیري هاي بودجه سال آینده خواهد بود و ما قدردان آنها هستیم. 

معاون اول رییس جمهور جهت گیري دیگر بودجه سال آینده را ایجاد امنیت غذایی توصیف کرد و گفت: در سال پایانی دولت گذشته
6 میلیون تن گندم وارد کشور می شد و کشتی هاي متعددي در کنار بنادر بودند و نمی توانستند کالاهاي خود را در ساحل تخلیه
کنند در شرایطی که در برخی از استان هاي کشور ذخیره گندم فقط براي چند روز وجود داشت. در حالی که امروز دولت واردات
گندم را فقط براي حفظ و افزایش میزان ذخایر استراتژیک کشور انجام می دهد. برنامه دولت در حمایت از کشاورزان و انجام اقدامات
اساسی نظیر خرید تضمینی قیمت گندم که از کیلویی 400 تومان در سال 92 به 4000 تومان براي سال زراعی آینده رسیده است

 
باعث شد که ما بیش از پیش در زمینه تولید گندم خودکفا شویم. 

وي با تاکید بر اینکه یکی دیگر از رویکردهاي بودجه سال آینده ممنوعیت واردات کالاهاي لوکس و غیرضروري خواهد بود، گفت: در
دوره جدید تحریم ها دولت بیش از 2000 قلم کالا را در فهرست کالاهاي لوکس قرار داد و واردات آنها را ممنوع کرد اما متاسفانه
برخی براي زیر سوال بردن عملکرد دولت می روند و به موردي در فهرست هاي وارداتی دست پیدا می کنند و آن را بزرگنمایی می

 
کنند در حالی که در دوره تحریم هاي قبل در دولت گذشته به طور رسمی خودروهاي لوکسی نظیر پورشه وارد کشور می شد. 

معاون اول رییس جمهور همچنین با اشاره به ضرورت حمایت از معیشت محرومان و افراد تحت پوشش کمیته امداد و بهزیستی و نیز
کمک به معیشت بیکارانی که از بیمه برخوردار نیستند در بودجه سال 1400، گفت: حمایت از اقشار محروم و آسیب پذیر جامعه در
بودجه سال آینده از جهت گیري هاي اصلی خواهد بود. رسیدگی به حقوق کارکنان و بازنشستگان و متناسب سازي دستمزدها و
دریافت ها در راستاي عدالت بنیانی سیاست هاي اقتصاد مقاومتی در تدوین بودجه سال آینده لحاظ خواهد شد. ما می دانیم وضع
زندگی کارمندان و کارگران دشوار است و آنها به سختی زندگی خود را اداره می کنند، در این شرایط دشوار اقتصادي تلاش کردیم که
به میزان قابل توجهی حقوق کارمندان اداري و بازنشستگان افزایش یابد، خوب است که منتقدان مقایسه کنند در آن شرایطی که

 
بیش از 2 میلیون بشکه نفت با قیمت هاي بالا صادر می شد چه میزان به حقوق کارمندان و بازنشستگان اضافه کردند. 



جهانگیري ادامه داد: طرح هاي اولویت دار اقتصاد مقاومتی که بیش از 100 مورد آن در ستاد فرماندهی اقتصاد مقاومتی به تصویب
رسید باید با قوت ادامه یابد، این طرح ها علاوه بر اینکه تاب آوري اقتصاد ما را بالا برد، کشور را از واردات برخی کالاها نیز بی نیاز

 
کرد. 

وي افزود: این طرح ها باید در اولویت کار دستگاه ها، نظام بانکی و صندوق توسعه ملی باشد. یک نمونه از پروژه هاي اولویت دار
اقتصاد مقاومتی، راه اندازي پالایشگاه ستاره خلیج فارس بود. فرض کنید اگر این پالایشگاه در سالهاي گذشته احداث نمی شد با
شروع دور جدید تحریم ها مشکلات زیادي براي کشور در تامین بنزین ایجاد می شد، امروز این پالایشگاه علاوه بر رفع نیاز داخلی

 
مصرف بنزین به محلی براي صادرات بنزین کشور و تامین ارز کشور تبدیل شده است 

جهانگیري گفت: موضوع کرونا نیز باید بعنوان موضوعی جدي در بودجه سال 1400 با سرفصلی مشخص مدنظر قرار گیرد و حمایت از
شرکت هاي دانش بنیان باید در بودجه سال آینده مورد نظر باشد. شرکت هاي دانش بنیان در دوران کرونا کمک فراوانی در تولید

 
ماسک و تجهیزات پزشکی کردند که این روند باید جدي تر دنبال شود. 

معاون اول رییس جمهور گفت: تجربه من به عنوان فردي که هم در دولت و هم در مجلس فعالیت کرده ام می گوید؛ بودجه چوب
ادب سیاستمداران بویژه سیاستمدارانی است که تنها شعار می دهند. منابع و مصارف در بودجه کشور موضوعی واقعی است و باید با
آن منطقی برخورد کرد. نمی توان ذهنی و خیالی منابع کشور را افزایش دهیم. متاسفانه برخی مسائلی که در حال حاضر عنوان می

 
شود با ده برابر بودجه کنونی نیز نمی توان به آن حرف ها جامه عمل پوشاند. 

وي افزود: برخی می گویند منابع گمرکی را افزایش بدهیم، کسی که این حرف را می زند نشان می دهد که کمترین آشنایی با اقتصاد
ندارد زیرا این دست محاسبه ها موجب افزایش قیمت همه کالاها در کشور می شود. باید آشکارا و شفاف به مردم بگویند درآمدي که

 
از این تصمیم حاصل می شود، پیامدهاي آن تورم و افزایش سرسام آور قیمت همه کالاها خواهد بود. 

دکتر جهانگیري اظهار امیدواري کرد؛ بودجه سال آینده، نقطه آغاز تفاهم و همکاري دولت و مجلس جدید باشد و اگر منابعی وجود
داشته باشد که از چشم دولت دور مانده باشد و معرفی شود، قدردانی خواهیم کرد و منابع جدید را براي کمک به زندگی و معیشت

 
مردم صرف خواهیم کرد. 

معاون اول رییس جمهور در بخش دیگري از سخنان خود با اشاره به گزارش رییس بنیاد مسکن انقلاب اسلامی در خصوص سیاست
هاي اقتصاد مقاومتی و ساخت مسکن در روستاها و شهرهاي کوچک براي محرومان، گفت: بنیاد مسکن انقلاب اسلامی کارهاي
بزرگی در سالهاي اخیر انجام داده است به ویژه در ساخت مسکن پس از حوادث غیرمترقبه نظیر زلزله کرمانشاه و سیل سال 1398

 
که بنیاد مسکن خوش درخشید. 

وي افزود: در دولت آقاي روحانی در حوزه کمک به محرومین و مواجهه با خسارات حوادث غیرمترقبه کارهایی بزرگ انجام شد که ما

 
نتوانستیم به خوبی آن را براي مردم بیان کنیم، تنها در زلزله کرمانشاه در مقطعی کوتاه 100 هزار واحد مسکونی ساخته شد. 

جهانگیري گفت: اخیراً مراسم پایان ساخت و بازسازي 1 میلیون واحد مسکن پس از سیل سال 98 نیز برگزار شد، خوشبختانه در

 
ساخت خانه هاي جدید استانداردهاي لازم ساخت و ساز رعایت شده است و تفاوت بسیاري با خانه هاي قبلی وجود دارد. 

معاون اول رییس جمهور ساخت 100 هزار واحد جدید براي محرومین در روستاها و شهرهاي کوچک، تامین مسکن ایتام و نوسازي و
مقاوم سازي در بافت حاشیه اي شهرها را نیز از اقدامات ارزشمند بنیاد مسکن انقلاب اسلامی توصیف کرد و گفت: اجراي این طرح ها
در چارچوب سیاست هاي دولت و رویکرد عدالت بنیانی سیاست هاي اقتصاد مقاومتی انجام می شود. خوب است اطلاع رسانی دقیقی

 
در این خصوص انجام شده است. 

وي ادامه داد: سازمان بهزیستی هم اعلام کرده است که از 130 هزار واحد مسکونی که براي معلولین ساخته شده بیش از 90 هزار
واحد آن در دولت آقاي روحانی انجام شده است. اینکه محرومین در برخی روستاها بدون هیچ آورده اي داراي سرپناه می شوند کاري

 
ارزشمند است. 

وي افزود: امام خمینی (ره) فرمودند که مستضعفین و محرومین جامعه ولی نعمت ما هستند ما خواهان حرکت در مسیر حضرت امیر



المومنین(ع) که شهید راه عدالت بود هستیم و باید در این جهت تلاش کنیم. امیدوارم این اقدامات با سرعت و گستردگی بیشتري

 
ادامه پیدا کند و سنگ بناي این فعالیت ها به گونه اي باشد که در دولت هاي بعدي نیز ادامه یابد. 

دکتر جهانگیري ضمن قدردانی از نظام بانکی کشور در پرداخت تسهیلات به منظور ساخت و نوسازي بافت هاي فرسوده و تامین

 
مسکن محرومین اظهار امیدواري کرد نظام بانکی در تداوم این برنامه ها بیش از پیش همکاري کند. 

در این جلسه که وزراي صنعت، معدن و تجارت، ارتباطات و فناوري اطلاعات، نیرو و معاون علمی و فناوري رییس جمهور، رییس
سازمان برنامه و بودجه و معاون امور زنان ریاست جمهوري حضور داشتند، پورمحمدي معاون اقتصادي و هماهنگی سازمان برنامه و
بودجه گزارش مبسوطی از عملکرد هفت ماهه منابع و مصارف عمومی قانون بودجه و هدفمندي در سال 1399 و برآورد منابع و
مصارف عمومی در لایحه بودجه سال 1400 کل کشور و نیز جهت گیري هاي بودجه سال آینده بر اساس چند رویکرد اقتصاد

 
مقاومتی و جهش تولید ارائه کرد. 

همچنین تابش رییس بنیاد مسکن انقلاب اسلامی در گزارشی با اشاره به نحوه تامین مسکن محرومین و ایتام، نوسازي و مقاوم سازي
خانه ها در بافت هاي حاشیه اي شهرها از ساخت 91940 واحد مسکونی در یک سال گذشته با استفاده از تسهیلات ارزان قیمت،

کمک بلاعوض سازمان برنامه و بودجه ارائه کرد.



اعطاي تسهیلات قرض الحسنه 21 هزار میلیارد تومانی، به خانوارها

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  105  |  تاریخ: 1399/08/26

مدیرکل اقتصادي بانک مرکزي گفت: 21 هزار میلیارد تومان تسهیلات یارانه اي و قرض الحسنه، در ایام کرونا به 21 میلیون
و 100 هزار خانوار اعطا شد.

مدیرکل اقتصادي بانک مرکزي گفت: 21 هزار میلیارد
تومان تسهیلات یارانه اي و قرض الحسنه، در ایام کرونا به

 
21 میلیون و 100 هزار خانوار اعطا شد. 

به گزارش خبرگزاري مهر به نقل از صدا و سیما، سجاد
مهدي زاده در نشست معاون اول رئیس جمهور با مدیران
ارشد شبکه بانکی، افزود: تا 20 آبان, به 357 هزار و 400
واحد کسب و کار با اشتغال 599 هزار و 800 نفر, 7 هزار و

 
430 میلیارد تومان تسهیلات پرداخت شد. 

وي اضافه کرد: کل تسهیلات پرداختی بانک ها سال گذشته 975 هزار میلیارد تومان بود که در 6 ماهه نخست امسال, حدود 700

 
هزار میلیارد تومان پرداخت شد که در مقایسه با 6 ماهه نخست سال گذشته, رشد 60 درصدي داشت. 

مهدي زاده گفت: بخش هاي کشاورزي 7 و 2 دهم درصد، صنعت و معدن 30 و 5 دهم درصد، مسکن 5 و 7 دهم درصد، بازرگانی 20

 
و 3 دهم درصد و خدمات 35 و یک دهم درصد, از تسهیلات پرداختی را به خود اختصاص دادند. 

وي افزود: براي خرید تصمین گندم, تا کنون 10 هزار و 400 میلیارد تومان و براي ذخیره سازي مرغ منجمد هزار و 300 میلیدرد
تومان پرداخت شد که در مجموع 11 هزار و 700 میلیارد تومان به بحث خرید تضمینی در بخش کشاورزي و وابسته به آن پرداخت

 
شد. 

مهدي زاده ادامه داد: در سال 98 تعداد 18 هزار و 300 واحد، 25 هزار و 400 میلیارد تومان از تسهیلات تامین مالی در نظرگرفته

 
شده براي بنگاه هاي کوچک و متوسط برخوردار شدند. 

وي گفت: تا پایان مهر امسال, 502 هزار 400 فقره وام قرض الحسنه ازدواج به ارزش 26 هزار و 200 میلیارد تومان پرداخت
شد.مهدي زاده افزود: در بخش اشتعال پایدار روستایی 12 هزار و 400 میلیارد تومان تسهیلات پرداخت کردیم که به اشتغال 258

هزار نفر منجر شد.



بسیج براي مهار گرانی 2500 همیار نظارت معرفی کرد

منبع: سیماي استانشماره خبر:  106  |  تاریخ: 1399/08/26

رئیس سازمان بسیج مستضعفین گفت:براي کمک به شبکه نظارتی سازمان حمایت در ابتدا 2500 همیار نظارت معرفی کرده
ایم و بعد از آن نیز اعلام آمادگی کردیم که درخواست 4000 نفر همیار را دادند.

به گزارش پایگاه خبري سیماي استان (1) ، سردار غلامرضا سلیمانی رئیس سازمان بسیج مستضعفین در نشست خبري که
امروز در ستاد فرماندهی این سازمان به مناسبت تشریح برنامه هاي هفته بسیج برگزار شد با گرامی داشت یاد و خاطره سپهبد شهید
سلیمانی، گفت: 41 سال از تشکیل شجره طیبه بسیج می گذرد و تنها ایران این افتخار را دارد که چنین تشکیلات مردمی را دارد که
در عرصه هاي مختلف به میدان می آید و تهدیدات را به فرصت تبدیل می کند. وي با اشاره به شیوع ویروس کرونا در کشور، افزود:
متأسفانه تعدادي از هموطنان به این ویروس گرفتار شده اند، بسیج با توجه به تجاربی که از گذشته و در مقابله با فلج اطفال داشت، با
هماهنگی وزارت بهداشت به میدان آمد و در عرصه هاي مختلف مانند غربالگري، توزیع مواد غذایی و بهداشتی و تولید ماسک و
تجهیزات پزشکی فعالیت کرد و توانست بیش از 70 میلیون نفر را غربال گري کند. رئیس سازمان بسیج مستضعفین گفت: روزانه
بیش از 17 میلیون ماسک در کارگاه هاي تولیدي بسیج تولید می شود. همچنین در ماه مبارك رمضان 10 میلیون و 150 هزار بسته
معیشتی در میان مردم توزیع شد، در کنار آن 14 هزار جهیزیه و 132 هزار پوشاك و 47 میلیارد تومان به افراد نیاز مند واگذار شد.
سردار سلیمانی با اشاره به برنامه هاي بسیج به مناسبت چهل و یکمین سال تشکیل بسیج، افزود: در هفته بسیج 30 هزار جهیزیه،
700 هزار بسته معیشتی، توزیع ماسک رایگان و توزیع لوازم تحریر رایگان را خواهیم داشت. وي اظهار داشت: در قالب طرح شهید
سلیمانی پایش سلامت مردم را در قالب محله محور انجام خواهیم داد تا بیماران و مبتلایان را شناسایی و به آنها خدمت ارائه دهیم،
افراد در قالب این طرح پایش و بیماران در محل هاي مشخص قرنطینه و بهدارهاي ما (بسیج) به آنها خدمت ارائه می دهند. رئیس
سازمان بسیج مستضعفین گفت: بسیج همچنین در این طرح در ایجاد فاصله گذاري اجتماعی و کمک به سایر دستگاه ها حضور دارد
و همراه با سایر بخش ها به مقابله با این ویروس می پردازد، امید داریم با دعاي مردم شاهد کاهش مبتلایان باشیم. سردار سلیمانی با
اشاره به برنامه سازمان بسیج در حوزه اشتغال گفت: ما ایجاد اشتغال در قالب تعاونی ها را بیش از یک سال است که آغاز کرده ایم و
با وام هایی که از صندوق ها به مردم داده شده بیش از 9 هزار شغل تا کنون ایجاد شده است. وي افزود: ما رشد خوبی در گروه هاي
جهادي داشته ایم که این تعداد به بیش از 42 هزار گروه رسیده که در عرصه هاي مختلف فعالیت دارند و به ارائه خدمات به مردم
عزیزمان می پردازند. در مجموع یک هزارو 235 پروژه محرومیت زدایی پیش بینی کرده بودیم که بخشی از این پروژه ها در هفته
بسیج افتتاح می شود. رئیس سازمان بسیج مستضعفین با اشاره به حضور بسیج در همه اقشار و تشکل ها، گفت: همه اقشار مختلف
بسیج در کنار کار اصلی خود به همکاري با وزارت بهداشت و درمان می پردازند که تولید ماسک و تجهیزات پزشکی بخشی از این
خدمات است، هدف ما کنترل بیماري کرونا است که این طرح در قالب طرح شهید سلیمانی انجام می شود. سردار سلیمانی در پاسخ
به خبرنگار مهر درباره کمک بسیج به مهار گرانی ها، گفت: براي کمک به شبکه نظارتی سازمان حمایت در ابتدا 2500 همیار نظارت
معرفی کردیم و بعد از آن نیز اعلام آمادگی کردیم که درخواست 4000 نفر همیار را دادند. وي با بیان اینکه در موضوع کشف
انبارهاي احتکار شده هم بسیج فعال بوده است و توانسته بسیاري از این انبارها را کشف کند، اظهار داشت: قرار شد کمکی هم به
وزارت جهاد کشاورزي بکنیم که در زمینه توزیع اقلام اساسی مورد نیاز مردم بسیج اعلام آمادگی کرده است. رئیس سازمان بسیج
مستضعفین اضافه کرد: بسیج نقش فعالی در کشف کالاهاي احتکار شده دارد؛ بیش از 2500 گروه براي کمک به گشت هاي تعزیرات
تشکیل شده است، همچنین ما براي توزیع کالاهاي اساسی مانند گوشت و مرغ اعلام آمادگی کرده ایم. رئیس سازمان بسیج

مستضعفین گفت: بسیج در قالب طرح گشت هاي رضویون در امنیت محله ها نقش آفرینی می کند.





کارگران بیکار شده ي «آب معدنی داماش» به اداره کار شکایت کردند

منبع: دیار میرزاشماره خبر:  107  |  تاریخ: 1399/08/26

برخی منابع کارگري از طرح شکایت کارگران بیکار شده ي کارخانه آب معدنی داماش به اداره ي کار شهرستان رودبار خبر
دادند. The post کارگران بیکار شده ي «آب معدنی داماش» به اداره کار شکایت کردند appeared first on پایگاه

اطلاع رسانی دیارمیرزا.

برخی منابع کارگري از طرح شکایت کارگران بیکار شده ي
کارخانه آب معدنی داماش به اداره ي کار شهرستان رودبار

 
خبر دادند. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دیارمیرزا به نقل از ایلنا،
کارگران بیکار شده ي شرکت آب معدنی داماش که از
صبح روز پنجم آبان ماه به دلیل کاهش هزینه ها با تصمیم

کارفرما اخراج شده اند، طی روزهاي گذشته با طرح شکایت در اداره کار شهرستان رودبار در شهر منجیل، پیگیر مطالبات صنفی و

 
بازگشت به کار خود شدند. 

این کارگران که بین 15 تا 20 سال سابقه کار دارند، یادآور شدند: خواسته ما این است که بتوانیم در کار سابق خود مشغول کار شویم

 
و براي همین تصمیم گرفتیم تا از کمک مراجع قانونی استفاده کنیم. 

به گفته یکی از کارگران اخراجی؛ در حال حاضر با اخراج ما 12 کارگر، حدود 20 کارگر دیگر در این واحد باقی مانده اند که با وجود

 
4 ماه مزد معوقه به دلیل کاهش فعالیت تولیدات کارخانه در این فصل از سال در بیشتر روزها کاري براي انجام دادن ندارند. 

این کارگر با بیان اینکه کارگران اخراجی آب معدنی داماش بعد از سال ها زحمت در این واحد تولیدي که در ارتفاعات شهرستان
رودبار در دل جنگل هاي روستاي داماش واقع شده، به حال خود رها شده اند و منبعی براي امرار معاش خود ندارند، گفت: چرا باید
آینده شغلی کارگران آب معدنی داماش که تعدادي از آن ها جانباز و ایثارگر دوران جنگ هستند، نادیده گرفته شود. در این خصوص

 
از هلدینگ گروه ملی که به عنوان مالک این کارخانه درخواست چاره اندیشی داریم. 

یکی دیگر از کارگران اخراجی این کارخانه در ادامه اضافه کرد: اردیبهشت ماه سال جاري مدیر منصوب شده بانک ملی در آب معدنی
داماش با دعوت از تعدادي از مسئولان استانی و شهرستانی در جشن بزرگی که به مناسبت «سال جهش تولید» در این کارخانه
برگزارکرد وعده حفظ اشتغال کارگران و افزایش تولید را داد اما نه تنها وعده افزایش تولید محقق نشد بلکه اقدام به اخراج تعدادي

 
کارگر کرد. 

او درباره مطالبات معوقه مزدي خود و همکارانش گفت: مطالبات مزدي کارگران شاغل و اخراج شده در کارخانه آب معدنی داماش



شامل 4ماه حقوق تیر، مرداد، شهریور و مهر ماه سال جاري می شود. در واقع آخرین حقوقی که دریافت کرده ایم حدود 20 درصد از

 
حقوق تیرماه بود که به صورت علی الحساب پرداخت شد و بعد از آن هیچ دریافتی نداشته ایم. 

آنها گفتند: شرایط تولید در این واحد تولیدکننده آب معدنی به رغم اینکه داراي مشتري در بازار است اما کارفرما به بهانه نداشتن
منابع مالی، قصد تعطیلی دائمی این واحد بزرگ تولیدي و بیکاري کارگران را دارد که در مرحله نخست اقدام به اخراج 12 نفر از

 
کارگران کرد. 

به گفته کارگران؛ در میان کارگران اخراج شده تعدادي کارگر باسابقه و در شرف بازنشستگی با مشاغل سخت و زیان آور هستند که

 
در شرایط فعلی امکان بازنشستگی در ماه هاي آینده از آنها سلب شده است. 

کارگران درباره دریافت مقرري بیمه بیکاري نیز گفتند: در حالی کارفرما اصرار به دریافت مقرري بیمه بیکاري کارگران دارد که
دریافت مقرري بیمه بیکاري به سوابق بازنشستگی اکثر کارگران شاغل و بیکار شده در این واحد تولیدي که حدود 20 سال سابقه کار

در شرف بازنشستگی پیش از موعد تحت قانون مشاغل سخت و زیان آور قرار دارند، لطمه وارد می کند.



پاسخ غیرمستقیم جهانگیري به قالیباف درباره منابع طرح معیشتی

منبع: بیتوتهشماره خبر:  108  |  تاریخ: 1399/08/26

معاون اول رئیس جمهور در واکنشی غیرمستقیم به
اظهارات قالیباف درباره جایگزین هاي تامین مالی طرح
معیشت گفت: تجربه ام را می گویم: بودجه، چوب ادب
سیاستمداران است به ویژه سیاستمدارانی که شعار می

 
دهند! 

به گزارش انتخاب، اسحاق جهانگیري این سخنان را در
جلسه اقتصاد مقاومتی در پاسخ غیرمستقیم به قالیباف

 
درباره تامین مالی طرح معیشت بیان کرد. 

 
معاون اول رئیس جمهور ادامه داد: بودجه، همه را ادب می کند و همه را سر خط می اورد. 

 
وي افزود: نمی توان عوارض گمرکی را افزایش داد و تبعات آنرا در جامعه ندید. 

قالیباف امروز در خصوص موضوع سبد کالا و طرح تأمین کالاهاي اساسی که شوراي نگهبان ایراداتی بر آن گرفته است، گفته بود: در
جهت قانونی کردن طرح تأمین کالاهاي اساسی باید منابع جدیدي را به دولت جهت اجرا اعلام کنیم که به نظر مجلس موضوع

 
تراکنش ها و نیز گمرك از منابعی است که می توان به عنوان درآمدهاي جدید دولت براي اجراي این طرح پیشنهاد داد. 

جهانگیري در جلسه مذکور با اشاره به اهمیت بودجه سال 1400 کشور، گفت: بودجه سال آینده کشور و جهت گیري هاي اصلی آن

 
باید با محوریت سیاست هاي اقتصاد مقاومتی تدوین شود. 

معاون اول رییس جمهور با بیان اینکه از هفته آینده بحث درباره منابع و مصارف بودجه سال 1400 در دولت انجام خواهد شد، اظهار

 
امیدواري کرد که بودجه مطابق سنوات گذشته در زمان مقرر در اختیار نمایندگان مجلس شوراي اسلامی قرار بگیرد. 

وي با اشاره به اینکه تحریم ها و شیوع کرونا فشارهاي مضاعفی بر بودجه کشور در سالجاري وارد کرده است، گفت: به فضل الهی این
دوره سخت را پشت سر خواهیم گذاشت و تصور دشمنان ایران که فکر می کردند ایران دچار کسري بودجه شدیدي شده و اقتصادش

 
فرو خواهد ریخت، باطل خواهد شد. 

جهانگیري افزود: با وجود همه سختی ها و دشواري ها که بر دولت و ملت ایران گذشت با همتی که مدیران کشور در موضوع بودجه از
خود نشان دادند، موفق شدیم تاکنون از این مرحله عبور کنیم هرچند برخی نمی خواهند قدر این زحمات را بدانند و حرف هایی را بر

زبان جاري می کنند که جز دلسرد کردن مدیریت کشور ثمري ندارد. 



وي با تاکید بر اینکه همه می دانند که زبان مدیران دولت براي پاسخگویی زبان الکن نیست، گفت: ما شرایط کشور و مردم را در
موضع گیري هاي خود لحاظ می کنیم و می دانیم که مردم در شرایط سخت کنونی از مسئولان خود انتظار دارند که به فکر زندگی و

 
معیشت آنان باشند نه اینکه سرگرم دعوا و مجادله با یکدیگر شوند چرا که این مسئله گره اي از زندگی آنان باز نمی کند. 

معاون اول رییس جمهور با بیان اینکه مکرر گفته ام کارنامه این دولت قابل مقایسه با هر دولت دیگري در سالهاي پس از انقلاب
اسلامی است، گفت: براي مقایسه می توان به دو سال و نیم پایانی دولت آقاي احمدي نژاد و دو سال و نیم ابتدایی دولت تدبیر و امید
پرداخت که در این دو برهه کشور با تحریم هاي بین المللی مواجه بود. البته دولت قبل در آن مقطع بیش از دو میلیون بشکه نفت
صادر می کرد که از محل آن 210 میلیارد دلار درآمد در اختیار داشت اما درآمد دولت تدبیر و امید در دو سال و نیم ابتدایی آغاز

 
بکار خود تنها 120 میلیارد دلار بود. 

جهانگیري با تاکید بر اینکه با کلی گویی و شعار در کشور اتفاقی رخ نمی دهد، اظهار داشت: در دو سال و نیم پایانی دولت گذشته
میزان اشتغال خالص کشور روند کاهنده داشت و تقریباً صفر بود در حالی که در مقایسه با دو سال و نیم ابتدایی آغاز به کار دولت
تدبیر و امید سالانه 500 هزار شغل ایجاد شد و همچنین نرخ تورم در دولت گذشته رو به بالا بود و به 36 درصد رسید در حالی که

 
تورم در دولت آقاي روحانی روند کاهنده داشت و به 11.2 کاهش یافت. 

معاون اول رییس جمهور افزود: این دستاوردها در شرایطی اتفاق افتاد که فقط مدیریت دولت جابه جا شد. کسانی که می گویند
مدیران دولت دچار ضعف هستند خوب است این دو مقطع زمانی که شرایط کشور از لحاظ تحریم هاي بین المللی یکسان بوده است

 
را مقایسه کنند و ببینند چه اتفاقاتی در بخش هاي مختلف اقتصادي کشور رخ داد. 

وي با تبیین برنامه ریزي هاي انجام شده در ستاد فرماندهی اقتصاد مقاومتی براي مقاوم کردن اقتصاد کشور در برابر تکانه هاي
خارجی، گفت: اجراي برنامه هاي اولویت دار اقتصاد مقاومتی شرایط کشور را روز به روز بهتر کرد. به طوریکه در شروع کار دولت
تدبیر و امید به ناگهان قیمت نفت به بشکه اي 30 دلار کاهش یافت اما براي هیچ کدام از شاخص هاي کلان اقتصادي نظیر تورم،

 
صادرات و میزان تولید مشکلی پیش نیامد و تغییري ایجاد نشد. 

جهانگیري اظهار داشت: در دوره جدید تحریم ها که باید به واقع از آن به عنوان جنگ اقتصادي یاد کرد، آمریکایی ها به دنبال
فروپاشی ایران بودند و حتی تا آنجا رفتند که جنگ نظامی را نیز چاشنی کار خود کنند، ترور سردار شهید سلیمانی و برخی اتفاقات
دیگر در منطقه خلیج فارس نشانه هاي تصمیمات آنها بود ، البته برخی اتفاقات را نمی توان در مقطع کنونی بیان کرد و شاید در
شرایط دیگر بتوانیم براي مردم تبیین کنیم که دشمنان چه برنامه ریزي هایی براي کشور انجام داده بودند. قطعا هیچکس نمی تواند

 
انفجار در یک نفت کش ایرانی را موضوعی اقتصادي قلمداد کند، دولت اجازه نداد در این شرایط سخت، اقتصاد کشور فرو بپاشد. 

معاون اول رییس جمهور گفت: هدف آمریکا اقتصاد ایران نبود می خواستند ایران را از هم بپاشانند. در این مقطع حساس مردم ایران

 
مشکلات را تحمل کردند و دولت هم فشار زیادي را متحمل شد که این مقاومت در تاریخ ماندگار خواهد شد. 

وي افزود: بودجه کشور در سال 1400 و جهت گیري هاي اصلی آن باید با محوریت سیاست هاي اقتصاد مقاومتی تدوین شود،
کاهش اتکا به درآمدهاي نفتی در تنظیم بودجه سال آینده لحاظ خواهد شد البته این به معناي آن نیست که ما از سهمیه و حق
صادرات نفتی خود چشم پوشی کنیم. دولت ایران هیچگاه از حق ملت خود نخواهد گذشت. هنر مدیریت این است که این درآمدها را

 
در جاي خود هزینه کند و در بودجه جاري قرار ندهد. 



جهانگیري با بیان اینکه صادر کنندگان غیرنفتی در این دوره همانند سربازان خط مقدم به کشور خدمت کردند، گفت: حمایت از

 
صادر کنندگان از جهت گیري هاي بودجه سال آینده خواهد بود و ما قدردان آنها هستیم. 

معاون اول رییس جمهور جهت گیري دیگر بودجه سال آینده را ایجاد امنیت غذایی توصیف کرد و گفت: در سال پایانی دولت گذشته
6 میلیون تن گندم وارد کشور می شد و کشتی هاي متعددي در کنار بنادر بودند و نمی توانستند کالاهاي خود را در ساحل تخلیه
کنند در شرایطی که در برخی از استان هاي کشور ذخیره گندم فقط براي چند روز وجود داشت. در حالی که امروز دولت واردات
گندم را فقط براي حفظ و افزایش میزان ذخایر استراتژیک کشور انجام می دهد. برنامه دولت در حمایت از کشاورزان و انجام اقدامات
اساسی نظیر خرید تضمینی قیمت گندم که از کیلویی 400 تومان در سال 92 به 4000 تومان براي سال زراعی آینده رسیده است

 
باعث شد که ما بیش از پیش در زمینه تولید گندم خودکفا شویم. 

وي با تاکید بر اینکه یکی دیگر از رویکردهاي بودجه سال آینده ممنوعیت واردات کالاهاي لوکس و غیرضروري خواهد بود، گفت: در
دوره جدید تحریم ها دولت بیش از 2000 قلم کالا را در فهرست کالاهاي لوکس قرار داد و واردات آنها را ممنوع کرد اما متاسفانه
برخی براي زیر سوال بردن عملکرد دولت می روند و به موردي در فهرست هاي وارداتی دست پیدا می کنند و آن را بزرگنمایی می

 
کنند در حالی که در دوره تحریم هاي قبل در دولت گذشته به طور رسمی خودروهاي لوکسی نظیر پورشه وارد کشور می شد. 

معاون اول رییس جمهور همچنین با اشاره به ضرورت حمایت از معیشت محرومان و افراد تحت پوشش کمیته امداد و بهزیستی و نیز
کمک به معیشت بیکارانی که از بیمه برخوردار نیستند در بودجه سال 1400، گفت: حمایت از اقشار محروم و آسیب پذیر جامعه در
بودجه سال آینده از جهت گیري هاي اصلی خواهد بود. رسیدگی به حقوق کارکنان و بازنشستگان و متناسب سازي دستمزدها و
دریافت ها در راستاي عدالت بنیانی سیاست هاي اقتصاد مقاومتی در تدوین بودجه سال آینده لحاظ خواهد شد. ما می دانیم وضع
زندگی کارمندان و کارگران دشوار است و آنها به سختی زندگی خود را اداره می کنند، در این شرایط دشوار اقتصادي تلاش کردیم که
به میزان قابل توجهی حقوق کارمندان اداري و بازنشستگان افزایش یابد، خوب است که منتقدان مقایسه کنند در آن شرایطی که

 
بیش از 2 میلیون بشکه نفت با قیمت هاي بالا صادر می شد چه میزان به حقوق کارمندان و بازنشستگان اضافه کردند. 

جهانگیري ادامه داد: طرح هاي اولویت دار اقتصاد مقاومتی که بیش از 100 مورد آن در ستاد فرماندهی اقتصاد مقاومتی به تصویب
رسید باید با قوت ادامه یابد، این طرح ها علاوه بر اینکه تاب آوري اقتصاد ما را بالا برد، کشور را از واردات برخی کالاها نیز بی نیاز

 
کرد. 

وي افزود: این طرح ها باید در اولویت کار دستگاه ها، نظام بانکی و صندوق توسعه ملی باشد. یک نمونه از پروژه هاي اولویت دار
اقتصاد مقاومتی، راه اندازي پالایشگاه ستاره خلیج فارس بود. فرض کنید اگر این پالایشگاه در سالهاي گذشته احداث نمی شد با
شروع دور جدید تحریم ها مشکلات زیادي براي کشور در تامین بنزین ایجاد می شد، امروز این پالایشگاه علاوه بر رفع نیاز داخلی

 
مصرف بنزین به محلی براي صادرات بنزین کشور و تامین ارز کشور تبدیل شده است. 

جهانگیري گفت: موضوع کرونا نیز باید بعنوان موضوعی جدي در بودجه سال 1400 با سرفصلی مشخص مدنظر قرار گیرد و حمایت از
شرکت هاي دانش بنیان باید در بودجه سال آینده مورد نظر باشد. شرکت هاي دانش بنیان در دوران کرونا کمک فراوانی در تولید

 
ماسک و تجهیزات پزشکی کردند که این روند باید جدي تر دنبال شود. 

معاون اول رییس جمهور گفت: تجربه من به عنوان فردي که هم در دولت و هم در مجلس فعالیت کرده ام می گوید؛ بودجه چوب



ادب سیاستمداران بویژه سیاستمدارانی است که تنها شعار می دهند. منابع و مصارف در بودجه کشور موضوعی واقعی است و باید با
آن منطقی برخورد کرد. نمی توان ذهنی و خیالی منابع کشور را افزایش دهیم. متاسفانه برخی مسائلی که در حال حاضر عنوان می

 
شود با ده برابر بودجه کنونی نیز نمی توان به آن حرف ها جامه عمل پوشاند. 

وي افزود: برخی می گویند منابع گمرکی را افزایش بدهیم، کسی که این حرف را می زند نشان می دهد که کمترین آشنایی با اقتصاد
ندارد زیرا این دست محاسبه ها موجب افزایش قیمت همه کالاها در کشور می شود. باید آشکارا و شفاف به مردم بگویند درآمدي که

 
از این تصمیم حاصل می شود، پیامدهاي آن تورم و افزایش سرسام آور قیمت همه کالاها خواهد بود. 

جهانگیري اظهار امیدواري کرد؛ بودجه سال آینده، نقطه آغاز تفاهم و همکاري دولت و مجلس جدید باشد و اگر منابعی وجود داشته
باشد که از چشم دولت دور مانده باشد و معرفی شود، قدردانی خواهیم کرد و منابع جدید را براي کمک به زندگی و معیشت مردم

 
صرف خواهیم کرد. 

معاون اول رییس جمهور در بخش دیگري از سخنان خود با اشاره به گزارش رییس بنیاد مسکن انقلاب اسلامی در خصوص سیاست
هاي اقتصاد مقاومتی و ساخت مسکن در روستاها و شهرهاي کوچک براي محرومان، گفت: بنیاد مسکن انقلاب اسلامی کارهاي
بزرگی در سالهاي اخیر انجام داده است به ویژه در ساخت مسکن پس از حوادث غیرمترقبه نظیر زلزله کرمانشاه و سیل سال 1398

 
که بنیاد مسکن خوش درخشید. 

وي افزود: در دولت آقاي روحانی در حوزه کمک به محرومین و مواجهه با خسارات حوادث غیرمترقبه کارهایی بزرگ انجام شد که ما

 
نتوانستیم به خوبی آن را براي مردم بیان کنیم، تنها در زلزله کرمانشاه در مقطعی کوتاه 100 هزار واحد مسکونی ساخته شد. 

جهانگیري گفت: اخیراً مراسم پایان ساخت و بازسازي 1 میلیون واحد مسکن پس از سیل سال 98 نیز برگزار شد، خوشبختانه در

 
ساخت خانه هاي جدید استانداردهاي لازم ساخت و ساز رعایت شده است و تفاوت بسیاري با خانه هاي قبلی وجود دارد. 

معاون اول رییس جمهور ساخت 100 هزار واحد جدید براي محرومین در روستاها و شهرهاي کوچک، تامین مسکن ایتام و نوسازي و
مقاوم سازي در بافت حاشیه اي شهرها را نیز از اقدامات ارزشمند بنیاد مسکن انقلاب اسلامی توصیف کرد و گفت: اجراي این طرح ها
در چارچوب سیاست هاي دولت و رویکرد عدالت بنیانی سیاست هاي اقتصاد مقاومتی انجام می شود. خوب است اطلاع رسانی دقیقی

 
در این خصوص انجام شده است. 

وي ادامه داد: سازمان بهزیستی هم اعلام کرده است که از 130 هزار واحد مسکونی که براي معلولین ساخته شده بیش از 90 هزار
واحد آن در دولت آقاي روحانی انجام شده است. اینکه محرومین در برخی روستاها بدون هیچ آورده اي داراي سرپناه می شوند کاري

 
ارزشمند است. 

وي افزود: امام خمینی (ره) فرمودند که مستضعفین و محرومین جامعه ولی نعمت ما هستند ما خواهان حرکت در مسیر حضرت امیر
المومنین(ع) که شهید راه عدالت بود هستیم و باید در این جهت تلاش کنیم. امیدوارم این اقدامات با سرعت و گستردگی بیشتري

 
ادامه پیدا کند و سنگ بناي این فعالیت ها به گونه اي باشد که در دولت هاي بعدي نیز ادامه یابد. 

جهانگیري ضمن قدردانی از نظام بانکی کشور در پرداخت تسهیلات به منظور ساخت و نوسازي بافت هاي فرسوده و تامین مسکن

 
محرومین اظهار امیدواري کرد نظام بانکی در تداوم این برنامه ها بیش از پیش همکاري کند. 



در این جلسه که وزراي صنعت، معدن و تجارت، ارتباطات و فناوري اطلاعات، نیرو و معاون علمی و فناوري رییس جمهور، رییس
سازمان برنامه و بودجه و معاون امور زنان ریاست جمهوري حضور داشتند، پورمحمدي معاون اقتصادي و هماهنگی سازمان برنامه و
بودجه گزارش مبسوطی از عملکرد هفت ماهه منابع و مصارف عمومی قانون بودجه و هدفمندي در سال 1399 و برآورد منابع و
مصارف عمومی در لایحه بودجه سال 1400 کل کشور و نیز جهت گیري هاي بودجه سال آینده بر اساس چند رویکرد اقتصاد

 
مقاومتی و جهش تولید ارائه کرد. 

همچنین تابش رییس بنیاد مسکن انقلاب اسلامی در گزارشی با اشاره به نحوه تامین مسکن محرومین و ایتام، نوسازي و مقاوم سازي
خانه ها در بافت هاي حاشیه اي شهرها از ساخت 91940 واحد مسکونی در یک سال گذشته با استفاده از تسهیلات ارزان قیمت،

کمک بلاعوض سازمان برنامه و بودجه ارائه کرد.



دهیاران اشتغالزایی در روستا را جدي بگیرند

منبع: شبستانشماره خبر:  109  |  تاریخ: 1399/08/26

حیدري با تاکید بر اینکه دهیاران در روستاها موضوع اشتغال را جدي بگیرند، گفت: در این راستا با جوانان روستا مشورت
لازم در تولید مشاغل مرتبط در روستاها انجام شود.

حیدري با تاکید بر اینکه دهیاران در روستاها موضوع اشتغال را جدي بگیرند، گفت: در این راستا با جوانان روستا مشورت لازم

 
در تولید مشاغل مرتبط در روستاها انجام شود. 

به گزارش خبرنگار خبرگزاري شبستان از لنگرود، « رحیم حیدري»
در جلسه با دهیاران بخش اطاقور که عصر امروز ( دوشنبه، 26 آبان)
در بخشداري اطاقور برگزار شد، گفت: دهیاران نهاد مردمی هستند و

 
نقش به سزایی در عمران و آبادي روستاها دارند. 

فرماندار شهرستان لنگرود با اشاره به تکرار چنین جلساتی در بخش
هاي مختلف شهرستان و اینکه حرف هاي دهیاران شنیده خواهد
شد، اظهار کرد: مسئولان مربوطه بخش هایی که قابلیت اجرایی دارد

را انجام خواهند داد و در گام بعدي در فرمانداري در خصوص مسائل مربوطه برنامه ریزي و یا مدیران کل استان در شهرستان حضور

 
خواهند یافت. 

حیدري با تاکید بر اینکه دهیاران در روستاها موضوع اشتغال را جدي بگیرند، تصریح کرد: در این راستا با جوانان روستا مشورت لازم
در تولید مشاغل مرتبط در روستاها انجام شود که تسهیلات کمیته امداد امام خمینی ( ره)، بهزیستی، سپاه، کارآفرینی امید و ..... باید

 
در جهت اشتغال جوانان روستا باشد و منشا تولید در روستاها شود. 

 
شناسنامه روستاهاي شهرستان لنگرود تهیه شود 

فرماندار شهرستان لنگرود با اشاره به اینکه هر دهیاري با همکاري شورا شناسنامه اي از روستا تهیه کنند، اظهار کرد: تعداد خانوار،
امکانات روستا، برخورداري از برق، گاز و راه روستایی، ..... مشخص تا برنامه ریزي هاي آتی بر اساس اولویت هایی باشد که در روستاها

 
مشخص شده است. 

وي یکی از رسالت هاي نظام مقدس جمهوري اسلامی ایران را عدالت محوري دانست و تصریح کرد: برق رسانی، گازرسانی، آبرسانی
در روستاهاي صعب العبور از خدمات نظام است و رسالت ما باید تعمیم این امکانات باشد و روستائیان از زندگی در روستا احساس

 
خوب داشته باشد. 



فرماندار شهرستان لنگرود با بیان اینکه دهیاران جزئی از حلقه مدیریتی جامعه هستند و باید ارتباط تنگاتنگی با مدیران شهرستان

 
داشته باشند، یادآور شد: دهیاران به عنوان حلقه واسط فی مابین مردم و مسئولان، با احصا مشکلات در صدد رفع آن برآیند. 

 
حیدري ادامه داد: روستایی در روستا اگر امکانات داشته باشد در داخل روستا ماندگار شده و زمین خود را نمی فروشد. 

وي با اشاره به جلسات بحران و اینکه، مدیریت بحران از پایین به بالا است، تاکید کرد: دهیاري و شورا باید در داخل روستا با امکانات
موجود تلاش کند در زمان بحران حداقل آسیب به مردم وارد شود و امکانات موجود در سپاه و نهادهاي دیگر به عنوان ذخیره

استراتژیک است که در مواقع نیاز وارد عمل خواهند شد.



تسهیلات سرمایه گذاري براي 7 پروژه گردشگري آذربایجان غربی جذب می

شود

منبع: تسنیمشماره خبر:  110  |  تاریخ: 1399/08/26

گروه استان ها-مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی آذربایجان غربی گفت: تسهیلات سرمایه گذاري براي
هفت پروژه استان شامل دو هتل، یک مهمانپذیر، دو مرکز گردشی سلامت، یک مجتمع گردشگري و یک مرکز تفریحی و

سرگرمی در حال جذب است.

گروه استان ها-مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و
صنایع دستی آذربایجان غربی گفت: تسهیلات سرمایه
گذاري براي هفت پروژه استان شامل دو هتل، یک
مهمانپذیر، دو مرکز گردشی سلامت، یک مجتمع
گردشگري و یک مرکز تفریحی و سرگرمی در حال جذب

 
است. - اخبار استانها - 

جلیل جباري در گفت وگو با خبرنگار تسنیم در ارومیه، با
اشاره به تسهیلات برنامه «جهش تولید» براي پروژه هاي
سرمایه گذاري اظهار داشت: هم اکنون 885 هزار و 600

میلیون ریال تسهیلات براي هفت پروژه سرمایه گذاري استان شامل دو هتل، یک مهمانپذیر، دو مرکز گردشی سلامت، یک مجتمع

 
گردشگري و یک مرکز تفریحی و سرگرمی در حال جذب است. 

وي تصریح کرد: این هفت پروژه با حجم سرمایه گذاري دو میلیارد و 957 میلیون ریال و اشتغال 369 نفر از محل منابع تفاهم نامه

 
منعقده بین سازمان برنامه و بودجه کشور و استانداري در حال پیگیري است. 

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی آذربایجان غربی در ادامه گفت: حمایت از طرح هاي گردشگري نوین مانند ایجاد

 
طرح هاي زیپ لاین و تله کابین و توسعه گردشگري آب کشاورزي و غذا از جمله برنامه ها براي رونق گردشگري است. 

وي بیان کرد: این اداره کل براي حمایت از سرمایه گذاران اقدام به ارائه تسهیلات کرده و سعی می کند بروکراسی اداري را کاهش

 
دهد. 

 
آخرین مهلت ثبت نام دریافت تسهیلات گردشگري 

 
فعالان گردشگري فاقد بیمه می توانند براي دریافت تسهیلات کرونا اقدام کنند + جزئیات تسهیلات گردشگري 

 
انتقاد معاون میراث فرهنگی استان تهران از عملکرد بانک ها در زمینه پرداخت تسهیلات گردشگري و صنایع دستی 

جباري در ادامه نیز با اشاره به اینکه در حال حاضر تعداد هتل هاي استان 42 واحد است اظهار داشت: در آینده این تعداد از هتل ها

 
افزایش داده می شود. 



وي همچنین با اشاره به بازدیدهاي میدانی از تپه هاي تاریخی به اتفاق دهیاران شوراي هاي اسلامی تصریح کرد: در این راستا نیز
جلسات تعامل و توجیهی، براي جلوگیري از تخریب و حفاظت بیشتر این تپه هاي تاریخی برگزار شده است.



پیش بینی ایجاد چهار هزار شغل با اجراي 98 پروژه جهش تولید در گیلان

منبع: سلامتشماره خبر:  111  |  تاریخ: 1399/08/26

نماینده عالی دولت در گیلان با اشاره به پیش بینی ایجاد بالغ بر چهار هزار شغل با اجراي 98 پروژه جهش تولید استان، گفت:

 
تأکید کرده ام براي پویایی هرچه بیشتر ، از جوانان علاقمند به فعالیت در این مجموعه ها بهره گرفته شود. 

به گزارش  گروه استان هاي خبرگزاري سلامت به نقل از پایگاه اطلاع رسانی وزارت کشور ؛ ارسلان زارع پیش از ظهر امروز (دوشنبه)
پس از بازدید از روند اجراي دو پروژه جهش تولید در روستاي ضیابر شهرستان صومعه سرا و سیاه اسطلخ شهرستان رشت، در گفت
وگو با خبرنگاران اظهار داشت: در راستاي اجراي سیاستهاي راهبردي اقتصاد مقاومتی ابلاغی از سوي رهبر معظم انقلاب و برنامههاي

 
دولت تدبیر و امید براي تحقق شعار جهش تولید ، اقدامات خوبی در استان انجام شده است. 

وي به تعریف 98 پروژه جهش تولید در گیلان اشاره و خاطرنشان کرد: از این میزان، عملیات اجرایی 68 پروژه آغاز شده و با اقدامات

 
حمایتی صورت گرفته از سوي دولت و معرفی به بانک ها براي دریافت تسهیلات، شاهد روند مثبتی در این ارتباط هستیم. 

نماینده عالی دولت در گیلان با بیان اینکه برخی از واحدهاي جهش تولید در راستاي تأمین مواد اولیه موردنیاز شرکتهاي دیگر
فعالیت دارند، گفت: براي اجرایی شدن پروژههاي جهش تولید گیلان، یک هزار و 200 میلیارد تومان اعتبار پیش بینی و تأمین شده

 
که کارآفرینان پس از انجام فرآیند صدور مجوزها به بانک هاي عامل، معرفی می شوند. 

وي ابراز امیدواري کرد که قریب به اتفاق 68 پروژه از 98 پروژه جهش تولید تا پایان سال جاري و تعداد باقیمانده نیز تا فصل بهارسال

 
آینده به اتمام برسند و وارد چرخه تولید شوند. 

استاندار گیلان همچنین به پیشبینی ایجاد بالغ بر چهار هزار نفر اشتغال در پروژه هاي جهش تولید اشاره کرد و گفت: تأکید کرده ام
براي پویایی هر چه بیشتر، از جوانان علاقمند به فعالیت در این مجموعه ها بهره گرفته شود.



9 سامانه الکترونیکی در حوزه کار آذربایجان غربی فعال است

منبع: ایرناشماره خبر:  112  |  تاریخ: 1399/08/26

ارومیه- ایرنا- مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی آذربایجان غربی با اشاره به اینکه استفاده بهینه از سامانه هاي الکترونیکی
راهکار مهم حذف بروکراسی هاي اداري در حوزه اشتغال و کارآفرینی است، گفت: در این راستا، 9 سامانه در استان براي

سهولت کار متقاضیان مورد بهره برداري قرار می گیرد.

ارومیه- ایرنا- مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی
آذربایجان غربی با اشاره به اینکه استفاده بهینه از سامانه
هاي الکترونیکی راهکار مهم حذف بروکراسی هاي اداري
در حوزه اشتغال و کارآفرینی است، گفت: در این راستا، 9
سامانه در استان براي سهولت کار متقاضیان مورد بهره

 
برداري قرار می گیرد. 

ابوالفضل عبادي روز دوشنبه در گفت و گو با خبرنگاران
افزود: این سامانه ها شامل سامانه "کارا" ویژه ثبت نام

متقاضیان تسهیلات توسعه اشتغال پایدار در مناطق روستایی و عشایري، سامانه "کاراي کرونا" ویژه نام نویسی متقاضیان تسهیلات
کرونا، سامانه "مشاغل خانگی" براي ثبت نام متقاضیان تسهیلات مشاغل خانگی و سامانه "رصد" ویژه ثبت اشتغال ایجاد شده توسط

 
دستگاه هاي اجرایی است. 

وي اضافه کرد: همچنین سامانه "تسکا" براي ثبت اطلاعات افراد متقاضی تسهیلات توافق شده بین وزارت کار و صندوق کارآفرینی
امید، سامانه "کارورزي" براي ثبت نام فارغ التحصیلان دانشگاهی متقاضی کارورزي، سامانه یارانه دستمزد، سامانه سابک براي ثبت
نام متقاضیان و جویندگان کار از طریق کاریابی ها و سامانه مشوق بیمه کارفرمایی براي پرداخت نقدي حق بیمه سهم کارفرما از

 
سوي دولت دیگر سامانه هاي حوزه کار و کارآفرینی را تشکیل می دهد. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی آذربایجان غربی ادامه داد: تمام تلاش و رویکرد جدید این اداره کل، کاهش بروکراسی هاي اداري

 
واستفاده بهینه از سامانه هاي الکترونیکی ازجمله سامانه اشتغال خانگی و اشتغال روستایی براي کاهش مراجعه به ادارات است. 

عبادي گفت: رویکرد اصلی اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی، ارتقاي بهره وري و تبدیل سرمایه به تولید در آذربایجان غربی است

 
که امیدواریم با همراهی بخش خصوصی در این حوزه به اهداف تعیین شده دست یابیم. 

 
برچسب ها 

 
- آذربایجان غربی 

- سامانه کارا



تغییر اقلیم در منطقه مبدا و مقصد با طرح انتقال آب به مناطق کویري

منبع: شعار سالشماره خبر:  113  |  تاریخ: 1399/08/26

شعار سال: محمدرضا محبوب فر کارشناس محیط زیست با اشاره به اجرایی شدن طرح انتقال آب از دریاي عمان به مناطق
کویري اظهار کرد: طرح انتقال آب از دریاي عمان به مناطق کویري یک طرح عجولانه بود که علی رغم مخالفت کارشناسان و

متخصصان حوزه ي آب اجرا شد، تاکنون سیاست هاي انتقال آب کشورمان بیشتر از این که ...

شعار سال: محمدرضا محبوب فر کارشناس محیط زیست با اشاره به اجرایی شدن طرح انتقال آب از دریاي عمان به مناطق
کویري اظهار کرد: طرح انتقال آب از دریاي عمان به مناطق کویري یک طرح عجولانه بود که علی رغم مخالفت کارشناسان و
متخصصان حوزه ي آب اجرا شد، تاکنون سیاست هاي انتقال آب کشورمان بیشتر از این که هدفش تامین آب براي مواجهه با کم آبی

 
باشد منجر به تغییر اقلیم در منطقه مبدا و مقصد شده است. 

او با اشاره به اینکه طرح انتقال آب از دریاي عمان مخالفان زیادي داشت، گفت: اهداف مدنظر این طرح بیشتر دغدغه صنعت داشته
است، انتقال یا احداث صنایع آب در مناطقی که با کمبود آب مواجه است نه تنها کمکی نمی کند، بلکه مشکلات زیست محیطی و

 
معیشتی منطقه را نیز بیشتر می کند. 

کارشناس محیط زیست با بیان اینکه انتقال آب بین حوزه اي یک اقدام منسوخ شده در سطح دنیاست، تصریح کرد: انتقال آب بیشتر
از اینکه به تامین آب و جلوگیري از تخریب محیط زیست کمک کند، محیط زیست را تخریب خواهد کرد وپدیده هایی مثل تغییر

 
اقلیم در پی خواهد داشت. 

 
طرح انتقال آب از دریاي عمان به مناطق کویري ضرورتی ندارد 

محبوب فر با اشاره به اینکه طرح انتقال آب از دریاي عمان به مناطق کویري ضرورتی نداشته است، گفت: توسعه پایدار و توسعه
منطقه اي باید بر اساس منابع موجود طبیعی در مناطق صورت گیرد، این طرح خلاف توسعه پایدار است که نه تنها به اشتغال کمک

 
نمی کند بلکه در آینده با مشکلات محیط زیستی رو به رو خواهد شد. 

او تصریح کرد: متاسفانه در مناطقی، چون کویر و یزد که با بحران جدي آب رو به رو هستند، اقدام به توسعه صنایع فولاد و آهن
کردند که نیاز زیادي به آب دارد که سبب تخریب محیط زیست می شود، در این مناطق باید صنایعی، چون نیروگاه هاي خورشیدي

 
به کار گرفته شود که نیاز کمتري به آب دارد. 

این کارشناس محیط زیست با اشاره به اینکه طرح انتقال آب در دنیا مطرح نیست افزود: این طرح در آینده شکست خواهد خورد و نه

 
تنها مشکلاتی را حل نمی کند، بلکه مشکلات را بیشتر هم خواهد کرد. 

محبوب فر تشریح کرد: ما فقط مجاز هستیم آب دریا و اقیانوس هایی را که شور هستند براي مناطق محلی و مجاور شیرین کنیم و

 
مورد استفاده قرار دهیم، نه اینکه آن را کیلومتر ها جا به جا کنیم. 
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جهانگیري:بودجه چوب ادب سیاستمداران بویژه سیاستمدارانی است که تنها

شعار می دهند

منبع: ایران خبرشماره خبر:  114  |  تاریخ: 1399/08/26

هفتادوپنجمین جلسه ستاد فرماندهی اقتصاد مقاومتی صبح امروز(دوشنبه) به ریاست معاون اول رییس جمهور برگزار شد.

 
هفتادوپنجمین جلسه ستاد فرماندهی اقتصاد مقاومتی صبح امروز(دوشنبه) به ریاست معاون اول رییس جمهور برگزار شد. 

به گزارش ایران خبر، جهانگیري در این جلسه با اشاره به اهمیت
بودجه سال 1400 کشور، گفت: بودجه سال آینده کشور و جهت
گیري هاي اصلی آن باید با محوریت سیاست هاي اقتصاد مقاومتی

 
تدوین شود. 

معاون اول رییس جمهور با بیان اینکه از هفته آینده بحث درباره منابع
و مصارف بودجه سال 1400 در دولت انجام خواهد شد، اظهار
امیدواري کرد که بودجه مطابق سنوات گذشته در زمان مقرر در

 
اختیار نمایندگان مجلس شوراي اسلامی قرار بگیرد. 

وي با اشاره به اینکه تحریم ها و شیوع کرونا فشارهاي مضاعفی بر بودجه کشور در سالجاري وارد کرده است، گفت: به فضل الهی این
دوره سخت را پشت سر خواهیم گذاشت و تصور دشمنان ایران که فکر می کردند ایران دچار کسري بودجه شدیدي شده و اقتصادش

 
فرو خواهد ریخت، باطل خواهد شد. 

جهانگیري افزود: با وجود همه سختی ها و دشواري ها که بر دولت و ملت ایران گذشت با همتی که مدیران کشور در موضوع بودجه از
خود نشان دادند، موفق شدیم تاکنون از این مرحله عبور کنیم هرچند برخی نمی خواهند قدر این زحمات را بدانند و حرف هایی را بر

 
زبان جاري می کنند که جز دلسرد کردن مدیریت کشور ثمري ندارد. 

وي با تاکید بر اینکه همه می دانند که زبان مدیران دولت براي پاسخگویی زبان الکن نیست، گفت: ما شرایط کشور و مردم را در
موضع گیري هاي خود لحاظ می کنیم و می دانیم که مردم در شرایط سخت کنونی از مسئولان خود انتظار دارند که به فکر زندگی و

 
معیشت آنان باشند نه اینکه سرگرم دعوا و مجادله با یکدیگر شوند چرا که این مسئله گره اي از زندگی آنان باز نمی کند. 

معاون اول رییس جمهور با بیان اینکه مکرر گفته ام کارنامه این دولت قابل مقایسه با هر دولت دیگري در سالهاي پس از انقلاب
اسلامی است، گفت: براي مقایسه می توان به دو سال و نیم پایانی دولت آقاي احمدي نژاد و دو سال و نیم ابتدایی دولت تدبیر و امید
پرداخت که در این دو برهه کشور با تحریم هاي بین المللی مواجه بود. البته دولت قبل در آن مقطع بیش از دو میلیون بشکه نفت
صادر می کرد که از محل آن 210 میلیارد دلار درآمد در اختیار داشت اما درآمد دولت تدبیر و امید در دو سال و نیم ابتدایی آغاز

 
بکار خود تنها 120 میلیارد دلار بود. 

جهانگیري با تاکید بر اینکه با کلی گویی و شعار در کشور اتفاقی رخ نمی دهد، اظهار داشت: در دو سال و نیم پایانی دولت گذشته
میزان اشتغال خالص کشور روند کاهنده داشت و تقریباً صفر بود در حالی که در مقایسه با دو سال و نیم ابتدایی آغاز به کار دولت
تدبیر و امید سالانه 500 هزار شغل ایجاد شد و همچنین نرخ تورم در دولت گذشته رو به بالا بود و به 36 درصد رسید در حالی که

 
تورم در دولت آقاي روحانی روند کاهنده داشت و به 11.2 کاهش یافت. 



معاون اول رییس جمهور افزود: این دستاوردها در شرایطی اتفاق افتاد که فقط مدیریت دولت جابه جا شد. کسانی که می گویند
مدیران دولت دچار ضعف هستند خوب است این دو مقطع زمانی که شرایط کشور از لحاظ تحریم هاي بین المللی یکسان بوده است

 
را مقایسه کنند و ببینند چه اتفاقاتی در بخش هاي مختلف اقتصادي کشور رخ داد. 

وي با تبیین برنامه ریزي هاي انجام شده در ستاد فرماندهی اقتصاد مقاومتی براي مقاوم کردن اقتصاد کشور در برابر تکانه هاي
خارجی، گفت: اجراي برنامه هاي اولویت دار اقتصاد مقاومتی شرایط کشور را روز به روز بهتر کرد. به طوریکه در شروع کار دولت
تدبیر و امید به ناگهان قیمت نفت به بشکه اي 30 دلار کاهش یافت اما براي هیچ کدام از شاخص هاي کلان اقتصادي نظیر تورم،

 
صادرات و میزان تولید مشکلی پیش نیامد و تغییري ایجاد نشد. 

جهانگیري اظهار داشت: در دوره جدید تحریم ها که باید به واقع از آن به عنوان جنگ اقتصادي یاد کرد، آمریکایی ها به دنبال
فروپاشی ایران بودند و حتی تا آنجا رفتند که جنگ نظامی را نیز چاشنی کار خود کنند، ترور سردار شهید سلیمانی و برخی اتفاقات
دیگر در منطقه خلیج فارس نشانه هاي تصمیمات آنها بود ، البته برخی اتفاقات را نمی توان در مقطع کنونی بیان کرد و شاید در
شرایط دیگر بتوانیم براي مردم تبیین کنیم که دشمنان چه برنامه ریزي هایی براي کشور انجام داده بودند. قطعا هیچکس نمی تواند

 
انفجار در یک نفت کش ایرانی را موضوعی اقتصادي قلمداد کند، دولت اجازه نداد در این شرایط سخت، اقتصاد کشور فرو بپاشد. 

معاون اول رییس جمهور گفت: هدف آمریکا اقتصاد ایران نبود می خواستند ایران را از هم بپاشانند. در این مقطع حساس مردم ایران

 
مشکلات را تحمل کردند و دولت هم فشار زیادي را متحمل شد که این مقاومت در تاریخ ماندگار خواهد شد. 

وي افزود: بودجه کشور در سال 1400 و جهت گیري هاي اصلی آن باید با محوریت سیاست هاي اقتصاد مقاومتی تدوین شود،
کاهش اتکا به درآمدهاي نفتی در تنظیم بودجه سال آینده لحاظ خواهد شد البته این به معناي آن نیست که ما از سهمیه و حق
صادرات نفتی خود چشم پوشی کنیم. دولت ایران هیچگاه از حق ملت خود نخواهد گذشت. هنر مدیریت این است که این درآمدها را

 
در جاي خود هزینه کند و در بودجه جاري قرار ندهد. 

جهانگیري با بیان اینکه صادر کنندگان غیرنفتی در این دوره همانند سربازان خط مقدم به کشور خدمت کردند، گفت: حمایت از

 
صادر کنندگان از جهت گیري هاي بودجه سال آینده خواهد بود و ما قدردان آنها هستیم. 

معاون اول رییس جمهور جهت گیري دیگر بودجه سال آینده را ایجاد امنیت غذایی توصیف کرد و گفت: در سال پایانی دولت گذشته
6 میلیون تن گندم وارد کشور می شد و کشتی هاي متعددي در کنار بنادر بودند و نمی توانستند کالاهاي خود را در ساحل تخلیه
کنند در شرایطی که در برخی از استان هاي کشور ذخیره گندم فقط براي چند روز وجود داشت. در حالی که امروز دولت واردات
گندم را فقط براي حفظ و افزایش میزان ذخایر استراتژیک کشور انجام می دهد. برنامه دولت در حمایت از کشاورزان و انجام اقدامات
اساسی نظیر خرید تضمینی قیمت گندم که از کیلویی 400 تومان در سال 92 به 4000 تومان براي سال زراعی آینده رسیده است

 
باعث شد که ما بیش از پیش در زمینه تولید گندم خودکفا شویم. 

وي با تاکید بر اینکه یکی دیگر از رویکردهاي بودجه سال آینده ممنوعیت واردات کالاهاي لوکس و غیرضروري خواهد بود، گفت: در
دوره جدید تحریم ها دولت بیش از 2000 قلم کالا را در فهرست کالاهاي لوکس قرار داد و واردات آنها را ممنوع کرد اما متاسفانه
برخی براي زیر سوال بردن عملکرد دولت می روند و به موردي در فهرست هاي وارداتی دست پیدا می کنند و آن را بزرگنمایی می

 
کنند در حالی که در دوره تحریم هاي قبل در دولت گذشته به طور رسمی خودروهاي لوکسی نظیر پورشه وارد کشور می شد. 

معاون اول رییس جمهور همچنین با اشاره به ضرورت حمایت از معیشت محرومان و افراد تحت پوشش کمیته امداد و بهزیستی و نیز
کمک به معیشت بیکارانی که از بیمه برخوردار نیستند در بودجه سال 1400، گفت: حمایت از اقشار محروم و آسیب پذیر جامعه در
بودجه سال آینده از جهت گیري هاي اصلی خواهد بود. رسیدگی به حقوق کارکنان و بازنشستگان و متناسب سازي دستمزدها و
دریافت ها در راستاي عدالت بنیانی سیاست هاي اقتصاد مقاومتی در تدوین بودجه سال آینده لحاظ خواهد شد. ما می دانیم وضع
زندگی کارمندان و کارگران دشوار است و آنها به سختی زندگی خود را اداره می کنند، در این شرایط دشوار اقتصادي تلاش کردیم که
به میزان قابل توجهی حقوق کارمندان اداري و بازنشستگان افزایش یابد، خوب است که منتقدان مقایسه کنند در آن شرایطی که

 
بیش از 2 میلیون بشکه نفت با قیمت هاي بالا صادر می شد چه میزان به حقوق کارمندان و بازنشستگان اضافه کردند. 



جهانگیري ادامه داد: طرح هاي اولویت دار اقتصاد مقاومتی که بیش از 100 مورد آن در ستاد فرماندهی اقتصاد مقاومتی به تصویب
رسید باید با قوت ادامه یابد، این طرح ها علاوه بر اینکه تاب آوري اقتصاد ما را بالا برد، کشور را از واردات برخی کالاها نیز بی نیاز

 
کرد. 

وي افزود: این طرح ها باید در اولویت کار دستگاه ها، نظام بانکی و صندوق توسعه ملی باشد. یک نمونه از پروژه هاي اولویت دار
اقتصاد مقاومتی، راه اندازي پالایشگاه ستاره خلیج فارس بود. فرض کنید اگر این پالایشگاه در سالهاي گذشته احداث نمی شد با
شروع دور جدید تحریم ها مشکلات زیادي براي کشور در تامین بنزین ایجاد می شد، امروز این پالایشگاه علاوه بر رفع نیاز داخلی

 
مصرف بنزین به محلی براي صادرات بنزین کشور و تامین ارز کشور تبدیل شده است 

جهانگیري گفت: موضوع کرونا نیز باید بعنوان موضوعی جدي در بودجه سال 1400 با سرفصلی مشخص مدنظر قرار گیرد و حمایت از
شرکت هاي دانش بنیان باید در بودجه سال آینده مورد نظر باشد. شرکت هاي دانش بنیان در دوران کرونا کمک فراوانی در تولید

 
ماسک و تجهیزات پزشکی کردند که این روند باید جدي تر دنبال شود. 

معاون اول رییس جمهور گفت: تجربه من به عنوان فردي که هم در دولت و هم در مجلس فعالیت کرده ام می گوید؛ بودجه چوب
ادب سیاستمداران بویژه سیاستمدارانی است که تنها شعار می دهند. منابع و مصارف در بودجه کشور موضوعی واقعی است و باید با
آن منطقی برخورد کرد. نمی توان ذهنی و خیالی منابع کشور را افزایش دهیم. متاسفانه برخی مسائلی که در حال حاضر عنوان می

 
شود با ده برابر بودجه کنونی نیز نمی توان به آن حرف ها جامه عمل پوشاند. 

وي افزود: برخی می گویند منابع گمرکی را افزایش بدهیم، کسی که این حرف را می زند نشان می دهد که کمترین آشنایی با اقتصاد
ندارد زیرا این دست محاسبه ها موجب افزایش قیمت همه کالاها در کشور می شود. باید آشکارا و شفاف به مردم بگویند درآمدي که

 
از این تصمیم حاصل می شود، پیامدهاي آن تورم و افزایش سرسام آور قیمت همه کالاها خواهد بود. 

دکتر جهانگیري اظهار امیدواري کرد؛ بودجه سال آینده، نقطه آغاز تفاهم و همکاري دولت و مجلس جدید باشد و اگر منابعی وجود
داشته باشد که از چشم دولت دور مانده باشد و معرفی شود، قدردانی خواهیم کرد و منابع جدید را براي کمک به زندگی و معیشت

 
مردم صرف خواهیم کرد. 

معاون اول رییس جمهور در بخش دیگري از سخنان خود با اشاره به گزارش رییس بنیاد مسکن انقلاب اسلامی در خصوص سیاست
هاي اقتصاد مقاومتی و ساخت مسکن در روستاها و شهرهاي کوچک براي محرومان، گفت: بنیاد مسکن انقلاب اسلامی کارهاي
بزرگی در سالهاي اخیر انجام داده است به ویژه در ساخت مسکن پس از حوادث غیرمترقبه نظیر زلزله کرمانشاه و سیل سال 1398

 
که بنیاد مسکن خوش درخشید. 

وي افزود: در دولت آقاي روحانی در حوزه کمک به محرومین و مواجهه با خسارات حوادث غیرمترقبه کارهایی بزرگ انجام شد که ما

 
نتوانستیم به خوبی آن را براي مردم بیان کنیم، تنها در زلزله کرمانشاه در مقطعی کوتاه 100 هزار واحد مسکونی ساخته شد. 

جهانگیري گفت: اخیراً مراسم پایان ساخت و بازسازي 1 میلیون واحد مسکن پس از سیل سال 98 نیز برگزار شد، خوشبختانه در

 
ساخت خانه هاي جدید استانداردهاي لازم ساخت و ساز رعایت شده است و تفاوت بسیاري با خانه هاي قبلی وجود دارد. 

معاون اول رییس جمهور ساخت 100 هزار واحد جدید براي محرومین در روستاها و شهرهاي کوچک، تامین مسکن ایتام و نوسازي و
مقاوم سازي در بافت حاشیه اي شهرها را نیز از اقدامات ارزشمند بنیاد مسکن انقلاب اسلامی توصیف کرد و گفت: اجراي این طرح ها
در چارچوب سیاست هاي دولت و رویکرد عدالت بنیانی سیاست هاي اقتصاد مقاومتی انجام می شود. خوب است اطلاع رسانی دقیقی

 
در این خصوص انجام شده است. 

وي ادامه داد: سازمان بهزیستی هم اعلام کرده است که از 130 هزار واحد مسکونی که براي معلولین ساخته شده بیش از 90 هزار
واحد آن در دولت آقاي روحانی انجام شده است. اینکه محرومین در برخی روستاها بدون هیچ آورده اي داراي سرپناه می شوند کاري

 
ارزشمند است. 

وي افزود: امام خمینی (ره) فرمودند که مستضعفین و محرومین جامعه ولی نعمت ما هستند ما خواهان حرکت در مسیر حضرت امیر
المومنین(ع) که شهید راه عدالت بود هستیم و باید در این جهت تلاش کنیم. امیدوارم این اقدامات با سرعت و گستردگی بیشتري



 
ادامه پیدا کند و سنگ بناي این فعالیت ها به گونه اي باشد که در دولت هاي بعدي نیز ادامه یابد. 

دکتر جهانگیري ضمن قدردانی از نظام بانکی کشور در پرداخت تسهیلات به منظور ساخت و نوسازي بافت هاي فرسوده و تامین

 
مسکن محرومین اظهار امیدواري کرد نظام بانکی در تداوم این برنامه ها بیش از پیش همکاري کند. 

در این جلسه که وزراي صنعت، معدن و تجارت، ارتباطات و فناوري اطلاعات، نیرو و معاون علمی و فناوري رییس جمهور، رییس
سازمان برنامه و بودجه و معاون امور زنان ریاست جمهوري حضور داشتند، پورمحمدي معاون اقتصادي و هماهنگی سازمان برنامه و
بودجه گزارش مبسوطی از عملکرد هفت ماهه منابع و مصارف عمومی قانون بودجه و هدفمندي در سال 1399 و برآورد منابع و
مصارف عمومی در لایحه بودجه سال 1400 کل کشور و نیز جهت گیري هاي بودجه سال آینده بر اساس چند رویکرد اقتصاد

 
مقاومتی و جهش تولید ارائه کرد. 

همچنین تابش رییس بنیاد مسکن انقلاب اسلامی در گزارشی با اشاره به نحوه تامین مسکن محرومین و ایتام، نوسازي و مقاوم سازي
خانه ها در بافت هاي حاشیه اي شهرها از ساخت 91940 واحد مسکونی در یک سال گذشته با استفاده از تسهیلات ارزان قیمت،

کمک بلاعوض سازمان برنامه و بودجه ارائه کرد.



جهانگیري: بودجه چوب ادب سیاستمدارانی است که فقط شعار می دهند

منبع: ایرناشماره خبر:  115  |  تاریخ: 1399/08/26

تهران-ایرنا- معاون اول رییس جمهوري با انتقاد شدید از برخی طرحها و شعارهاي مجلس یازدهم در حوزه هاي اقتصادي و
نحوه تصویب لایحه بودجه کل کشور تاکید کرد: بودجه، چوب ادب سیاستمداران است به ویژه سیاستمدارانی که شعار می

دهند! بودجه، همه را ادب می کند و سر خط می آورد.

تهران-ایرنا- معاون اول رییس جمهوري با انتقاد شدید از
برخی طرحها و شعارهاي مجلس یازدهم در حوزه هاي
اقتصادي و نحوه تصویب لایحه بودجه کل کشور تاکید
کرد: بودجه، چوب ادب سیاستمداران است به ویژه
سیاستمدارانی که شعار می دهند! بودجه، همه را ادب می

 
کند و سر خط می آورد. 

به گزارش ایرنا از پایگاه اطلاع رسانی معاون اول رییس
جمهوري، اسحاق جهانگیري روز دوشنبه در

هفتادوپنجمین جلسه ستاد فرماندهی اقتصاد مقاومتی با اشاره به اهمیت بودجه سال 1400 کشور افزود: منابع و مصارف در بودجه
کشور موضوعی واقعی است و باید با آن منطقی برخورد کرد اما متاسفانه اکنون مسائلی مطرح می شود که با ده برابر بودجه کنونی

 
نیز نمی توان به آن جامه عمل پوشاند. 

معاون اول رییس جمهور گفت: تجربه من به عنوان فردي که هم در دولت و هم در مجلس فعالیت کرده ام می گوید؛ بودجه چوب
ادب سیاستمداران بویژه سیاستمدارانی است که تنها شعار می دهند. منابع و مصارف در لایحه بودجه کشور موضوعی واقعی است و

 
باید با آن منطقی برخورد کرد. نمی توان ذهنی و خیالی منابع کشور را افزایش دهیم. 

وي به عنوان نمونه اظهارداشت: برخی می گویند منابع گمرکی را افزایش بدهیم، کسی که این حرف را می زند نشان می دهد که
کمترین آشنایی با اقتصاد ندارد زیرا این دست محاسبه ها موجب افزایش قیمت همه کالاها در کشور می شود. باید آشکارا و شفاف به

 
مردم بگویند درآمدي که از این تصمیم حاصل می شود، پیامدهاي آن تورم و افزایش سرسام آور قیمت همه کالاها خواهد بود. 

 
معاون اول رییس جمهوري تصریح کرد: نمی توان عوارض گمرکی را افزایش داد و تبعات آن را در جامعه ندید. 

جهانگیري با این حال اظهار امیدواري کرد بودجه سال آینده، نقطه آغاز تفاهم و همکاري دولت و مجلس جدید باشد و اگر منابعی
وجود داشته باشد که از چشم دولت دور مانده باشد و معرفی شود، قدردانی خواهیم کرد و منابع جدید را براي کمک به زندگی و

 
معیشت مردم صرف خواهیم کرد. 

تدوین بودجه با محوریت اقتصاد مقاومتی 



جهانگیري تصریح کرد: بودجه سال آینده کشور و جهت گیري هاي اصلی آن باید با محوریت سیاست هاي اقتصاد مقاومتی تدوین

 
شود. 

معاون اول رییس جمهور با بیان اینکه از هفته آینده بحث درباره منابع و مصارف بودجه سال 1400 در دولت انجام خواهد شد، اظهار

 
امیدواري کرد که بودجه مطابق سنوات گذشته در زمان مقرر در اختیار نمایندگان مجلس شوراي اسلامی قرار بگیرد. 

وي با اشاره به اینکه تحریم ها و شیوع کرونا فشارهاي مضاعفی بر بودجه کشور در سال جاري وارد کرده است، گفت: به فضل الهی
این دوره سخت را پشت سر خواهیم گذاشت و تصور دشمنان ایران که فکر می کردند ایران دچار کسري بودجه شدیدي شده و

 
اقتصادش فرو خواهد ریخت، باطل خواهد شد. 

جهانگیري افزود: با وجود همه سختی ها و دشواري ها که بر دولت و ملت ایران گذشت با همتی که مدیران کشور در موضوع بودجه از
خود نشان دادند، موفق شدیم تاکنون از این مرحله عبور کنیم هرچند برخی نمی خواهند قدر این زحمات را بدانند و حرف هایی را بر

 
زبان جاري می کنند که جز دلسرد کردن مدیریت کشور ثمري ندارد. 

 
زبان مدیران دولت براي پاسخگویی الکن نیست 

وي با تاکید بر اینکه همه می دانند که زبان مدیران دولت براي پاسخگویی زبان الکن نیست، گفت: ما شرایط کشور و مردم را در
موضع گیري هاي خود لحاظ می کنیم و می دانیم که مردم در شرایط سخت کنونی از مسئولان خود انتظار دارند که به فکر زندگی و

 
معیشت آنان باشند نه اینکه سرگرم دعوا و مجادله با یکدیگر شوند چرا که این مسئله گره اي از زندگی آنان باز نمی کند. 

معاون اول رییس جمهور با بیان اینکه مکرر گفته ام کارنامه این دولت قابل مقایسه با هر دولت دیگري در سالهاي پس از انقلاب
اسلامی است، گفت: براي مقایسه می توان به دو سال و نیم پایانی دولت آقاي احمدي نژاد و دو سال و نیم ابتدایی دولت تدبیر و امید
پرداخت که در این دو برهه کشور با تحریم هاي بین المللی مواجه بود. البته دولت قبل در آن مقطع بیش از دو میلیون بشکه نفت
صادر می کرد که از محل آن 210 میلیارد دلار درآمد در اختیار داشت اما درآمد دولت تدبیر و امید در دو سال و نیم ابتدایی آغاز

 
بکار خود تنها 120 میلیارد دلار بود. 

جهانگیري با تاکید بر اینکه با کلی گویی و شعار در کشور اتفاقی رخ نمی دهد، اظهار داشت: در دو سال و نیم پایانی دولت گذشته
میزان اشتغال خالص کشور روند کاهنده داشت و تقریباً صفر بود در حالی که در مقایسه با دو سال و نیم ابتدایی آغاز به کار دولت
تدبیر و امید سالانه 500 هزار شغل ایجاد شد و همچنین نرخ تورم در دولت گذشته رو به بالا بود و به 36 درصد رسید در حالی که

 
تورم در دولت آقاي روحانی روند کاهنده داشت و به 11.2 کاهش یافت. 

وي افزود: این دستاوردها در شرایطی اتفاق افتاد که فقط مدیریت دولت جابه جا شد. کسانی که می گویند مدیران دولت دچار ضعف
هستند خوب است این دو مقطع زمانی که شرایط کشور از لحاظ تحریم هاي بین المللی یکسان بوده است را مقایسه کنند و ببینند

 
چه اتفاقاتی در بخش هاي مختلف اقتصادي کشور رخ داد. 

معاون اول رییس جمهوري با تبیین برنامه ریزي هاي انجام شده در ستاد فرماندهی اقتصاد مقاومتی براي مقاوم کردن اقتصاد کشور
در برابر تکانه هاي خارجی، گفت: اجراي برنامه هاي اولویت دار اقتصاد مقاومتی شرایط کشور را روز به روز بهتر کرد. به طوریکه در



شروع کار دولت تدبیر و امید به ناگهان قیمت نفت به بشکه اي 30 دلار کاهش یافت اما براي هیچ کدام از شاخص هاي کلان

 
اقتصادي نظیر تورم، صادرات و میزان تولید مشکلی پیش نیامد و تغییري ایجاد نشد. 

جهانگیري اظهار داشت: در دوره جدید تحریم ها که باید به واقع از آن به عنوان جنگ اقتصادي یاد کرد، آمریکایی ها به دنبال
فروپاشی ایران بودند و حتی تا آنجا رفتند که جنگ نظامی را نیز چاشنی کار خود کنند، ترور سردار شهید سلیمانی و برخی اتفاقات
دیگر در منطقه خلیج فارس نشانه هاي تصمیمات آنها بود، البته برخی اتفاقات را نمی توان در مقطع کنونی بیان کرد و شاید در
شرایط دیگر بتوانیم براي مردم تبیین کنیم که دشمنان چه برنامه ریزي هایی براي کشور انجام داده بودند. قطعا هیچ کس نمی تواند

 
انفجار در یک نفت کش ایرانی را موضوعی اقتصادي قلمداد کند، دولت اجازه نداد در این شرایط سخت، اقتصاد کشور فرو بپاشد. 

 
هدف آمریکا فروپاشی ایران بود/ مقاومت ملت ایران در تاریخ ماندگار شد 

معاون اول رییس جمهور گفت: هدف آمریکا اقتصاد ایران نبود می خواستند ایران را از هم بپاشانند. در این مقطع حساس مردم ایران

 
مشکلات را تحمل کردند و دولت هم فشار زیادي را متحمل شد که این مقاومت در تاریخ ماندگار خواهد شد. 

وي افزود: لایحه بودجه کشور در سال 1400 و جهت گیري هاي اصلی آن باید با محوریت سیاست هاي اقتصاد مقاومتی تدوین شود،
کاهش اتکا به درآمدهاي نفتی در تنظیم بودجه سال آینده لحاظ خواهد شد البته این به معناي آن نیست که ما از سهمیه و حق
صادرات نفتی خود چشم پوشی کنیم. دولت ایران هیچ گاه از حق ملت خود نخواهد گذشت. هنر مدیریت این است که این درآمدها را

 
در جاي خود هزینه کند و در بودجه جاري قرار ندهد. 

جهانگیري با بیان اینکه صادر کنندگان غیرنفتی در این دوره همانند سربازان خط مقدم به کشور خدمت کردند، گفت: حمایت از

 
صادر کنندگان از جهت گیري هاي بودجه سال آینده خواهد بود و ما قدردان آنها هستیم. 

معاون اول رییس جمهور جهت گیري دیگر بودجه سال آینده را ایجاد امنیت غذایی توصیف کرد و گفت: در سال پایانی دولت گذشته
6 میلیون تن گندم وارد کشور می شد و کشتی هاي متعددي در کنار بنادر بودند و نمی توانستند کالاهاي خود را در ساحل تخلیه
کنند در شرایطی که در برخی از استان هاي کشور ذخیره گندم فقط براي چند روز وجود داشت. در حالی که امروز دولت واردات
گندم را فقط براي حفظ و افزایش میزان ذخایر استراتژیک کشور انجام می دهد. برنامه دولت در حمایت از کشاورزان و انجام اقدامات
اساسی نظیر خرید تضمینی قیمت گندم که از کیلویی 400 تومان در سال 92 به 4000 تومان براي سال زراعی آینده رسیده است

 
باعث شد که ما بیش از پیش در زمینه تولید گندم خودکفا شویم. 

 
ممنوعیت واردات کالاهاي لوکس از رویکردهاي بودجه1400 خواهد بود 

وي با تاکید بر اینکه یکی دیگر از رویکردهاي بودجه سال آینده ممنوعیت واردات کالاهاي لوکس و غیرضروري خواهد بود، گفت: در
دوره جدید تحریم ها دولت بیش از 2000 قلم کالا را در فهرست کالاهاي لوکس قرار داد و واردات آنها را ممنوع کرد اما متاسفانه
برخی براي زیر سوال بردن عملکرد دولت می روند و به موردي در فهرست هاي وارداتی دست پیدا می کنند و آن را بزرگنمایی می

 
کنند در حالی که در دوره تحریم هاي قبل در دولت گذشته به طور رسمی خودروهاي لوکسی نظیر پورشه وارد کشور می شد. 

معاون اول رییس جمهوري با اشاره به ضرورت حمایت از معیشت محرومان و افراد تحت پوشش کمیته امداد و بهزیستی و نیز کمک
به معیشت بیکارانی که از بیمه برخوردار نیستند در بودجه سال 1400، گفت: حمایت از اقشار محروم و آسیب پذیر جامعه در بودجه



سال آینده از جهت گیري هاي اصلی خواهد بود. رسیدگی به حقوق کارکنان و بازنشستگان و متناسب سازي دستمزدها و دریافت ها

 
در راستاي عدالت بنیانی سیاست هاي اقتصاد مقاومتی در تدوین بودجه سال آینده لحاظ خواهد شد. 

وي یادآورشد: ما می دانیم وضع زندگی کارمندان و کارگران دشوار است و آنها به سختی زندگی خود را اداره می کنند، در این شرایط
دشوار اقتصادي تلاش کردیم که به میزان قابل توجهی حقوق کارمندان اداري و بازنشستگان افزایش یابد، خوب است که منتقدان
مقایسه کنند در آن شرایطی که بیش از 2 میلیون بشکه نفت با قیمت هاي بالا صادر می شد چه میزان به حقوق کارمندان و

 
بازنشستگان اضافه کردند. 

 
طرح هاي اولویت دار اقتصاد مقاومتی باید با قوت ادامه یابد 

جهانگیري ادامه داد: طرح هاي اولویت دار اقتصاد مقاومتی که بیش از 100 مورد آن در ستاد فرماندهی اقتصاد مقاومتی به تصویب
رسید باید با قوت ادامه یابد، این طرح ها علاوه بر اینکه تاب آوري اقتصاد ما را بالا برد، کشور را از واردات برخی کالاها نیز بی نیاز

 
کرد. 

وي افزود: این طرح ها باید در اولویت کار دستگاه ها، نظام بانکی و صندوق توسعه ملی باشد. یک نمونه از پروژه هاي اولویت دار
اقتصاد مقاومتی، راه اندازي پالایشگاه ستاره خلیج فارس بود. فرض کنید اگر این پالایشگاه در سالهاي گذشته احداث نمی شد با
شروع دور جدید تحریم ها مشکلات زیادي براي کشور در تامین بنزین ایجاد می شد، امروز این پالایشگاه علاوه بر رفع نیاز داخلی

 
مصرف بنزین به محلی براي صادرات بنزین کشور و تامین ارز کشور تبدیل شده است. 

جهانگیري گفت: موضوع کرونا نیز باید بعنوان موضوعی جدي در بودجه سال 1400 با سرفصلی مشخص مدنظر قرار گیرد و حمایت از
شرکت هاي دانش بنیان باید در بودجه سال آینده مورد نظر باشد. شرکت هاي دانش بنیان در دوران کرونا کمک فراوانی در تولید

 
ماسک و تجهیزات پزشکی کردند که این روند باید جدي تر دنبال شود. 

 
ساخت یک میلیون واحد مسکونی در مناطق سیلزده 

معاون اول رییس جمهور در بخش دیگري از سخنان خود با اشاره به گزارش رییس بنیاد مسکن انقلاب اسلامی در خصوص سیاست
هاي اقتصاد مقاومتی و ساخت مسکن در روستاها و شهرهاي کوچک براي محرومان، گفت: بنیاد مسکن انقلاب اسلامی کارهاي
بزرگی در سالهاي اخیر انجام داده است به ویژه در ساخت مسکن پس از حوادث غیرمترقبه نظیر زلزله کرمانشاه و سیل سال 1398

 
که بنیاد مسکن خوش درخشید. 

وي افزود: در دولت آقاي روحانی در حوزه کمک به محرومین و مواجهه با خسارات حوادث غیرمترقبه کارهایی بزرگ انجام شد که ما

 
نتوانستیم به خوبی آن را براي مردم بیان کنیم، تنها در زلزله کرمانشاه در مقطعی کوتاه 100 هزار واحد مسکونی ساخته شد. 

جهانگیري گفت: اخیراً مراسم پایان ساخت و بازسازي یک میلیون واحد مسکن پس از سیل سال 98 نیز برگزار شد، خوشبختانه در

 
ساخت خانه هاي جدید استانداردهاي لازم ساخت و ساز رعایت شده است و تفاوت بسیاري با خانه هاي قبلی وجود دارد. 

معاون اول رییس جمهور ساخت 100 هزار واحد جدید براي محرومین در روستاها و شهرهاي کوچک، تامین مسکن ایتام و نوسازي و
مقاوم سازي در بافت حاشیه اي شهرها را نیز از اقدامات ارزشمند بنیاد مسکن انقلاب اسلامی توصیف کرد و گفت: اجراي این طرح ها



 
در چارچوب سیاست هاي دولت و رویکرد عدالت بنیانی سیاست هاي اقتصاد مقاومتی انجام می شود. 

وي ادامه داد: سازمان بهزیستی هم اعلام کرده است که از 130 هزار واحد مسکونی که براي معلولین ساخته شده بیش از 90 هزار
واحد آن در دولت آقاي روحانی انجام شده است. اینکه محرومین در برخی روستاها بدون هیچ آورده اي داراي سرپناه می شوند کاري

 
ارزشمند است. 

معاون اول رییس جمهوري افزود: امام خمینی (ره) فرمودند که مستضعفین و محرومین جامعه ولی نعمت ما هستند ما خواهان
حرکت در مسیر حضرت امیر المومنین(ع) که شهید راه عدالت بود هستیم و باید در این جهت تلاش کنیم. امیدوارم این اقدامات با

 
سرعت و گستردگی بیشتري ادامه پیدا کند و سنگ بناي این فعالیت ها به گونه اي باشد که در دولت هاي بعدي نیز ادامه یابد 

جهانگیري ضمن قدردانی از نظام بانکی کشور در پرداخت تسهیلات به منظور ساخت و نوسازي بافت هاي فرسوده و تامین مسکن

 
محرومین اظهار امیدواري کرد نظام بانکی در تداوم این برنامه ها بیش از پیش همکاري کند. 

در این جلسه که وزراي صنعت، معدن و تجارت، ارتباطات و فناوري اطلاعات، نیرو و معاون علمی و فناوري رییس جمهور، رییس
سازمان برنامه و بودجه و معاون امور زنان ریاست جمهوري حضور داشتند، پورمحمدي معاون اقتصادي و هماهنگی سازمان برنامه و
بودجه گزارش مبسوطی از عملکرد هفت ماهه منابع و مصارف عمومی قانون بودجه و هدفمندي در سال 1399 و برآورد منابع و
مصارف عمومی در لایحه بودجه سال 1400 کل کشور و نیز جهت گیري هاي بودجه سال آینده بر اساس چند رویکرد اقتصاد

 
مقاومتی و جهش تولید ارائه کرد. 

همچنین تابش رییس بنیاد مسکن انقلاب اسلامی در گزارشی با اشاره به نحوه تامین مسکن محرومین و ایتام، نوسازي و مقاوم سازي
خانه ها در بافت هاي حاشیه اي شهرها از ساخت 91940 واحد مسکونی در یک سال گذشته با استفاده از تسهیلات ارزان قیمت،

 
کمک بلاعوض سازمان برنامه و بودجه ارائه کرد. 

 
برچسب ها 

 
- مجلس شوراي اسلامی 

 
- صندوق توسعه ملی 

 
- گندم 

 
- سازمان برنامه و بودجه 

 
- اقتصاد مقاومتی 

 
- کمیته امداد امام خمینی 

 
- اسحاق جهانگیري 

 
- بودجه1400 
- خلیج فارس



استارتاپی که سیر تا پیاز اطلاعات مواد غذایی را در اختیارتان می گذارد
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مدیرعامل یک شرکت استارتاپی گفت: نرم افزاري طراحی کردیم که می تواند اطلاعات ناخواناي درج شده بر روي محصولات
را به طور دقیق در اختیار مصرف کننده قرار دهد.

علیرضا رحمان آبادي مدیرعامل یک شرکت استارتاپ و
فعال در حوزه غذاي سالم در گفت وگو با خبرنگار حوزه
فناوري گروه علمی پزشکی باشگاه خبرنگاران جوان، اظهار
کرد: تنوع محصولات غذایی با برند ها و ویژگی هاي
سلامتی مختلف باعث شده که انتخاب مناسب و سالم به
یک دغدغه براي افراد جامعه تبدیل شود؛ از سمت دیگر
شیوع بالاي بیماري هاي غیر واگیر همچون چاقی،
حساسیت افراد را در زمینه آنچه دریافت می کنند، افزایش

 
داده است. 

او درباره درج اطلاعات روي محصولات گفت: ریز و یا ناخوانا بودن اطلاعات روي محصولات و گنگ بودن خیلی از اطلاعات ارائه شده
بر روي فرآورده هاي خوراکی و آشامیدنی موجب شده، امکان تخصیص زمان کافی براي مقایسه و انتخاب درست براساس ویژگی هاي

 
سلامتی فرد وجود نداشته باشد. 

رحمان آبادي با معرفی نرم افزار خود بیان کرد: ما با طراحی یک نرم افزار سعی کرده ایم آموزش و سطح سواد تغذیه اي جامعه و

 
اصلاح الگوي تغذیه اي کشور را ارتقا دهیم و فرد را در انتخاب فرآورده هاي خوراکی و آشامیدنی کمک کنیم. 

او ادامه داد: این نرم افزار به سادگی با اسکن بارکد مندرج بر روي محصولات، اطلاعات آن ها را بر اساس ویژگی هاي فردي به شکل
ساده، کاربردي و شخصی سازي شده ارائه می کند و با رتبه بندي و مقایسه محصولات با یکدیگر و همینطور فیلتر فرآورده ها بر

 
اساس رژیم هاي خاص، بیماري ها و آلرژي شان، آگاهی افراد را در انتخاب سالم و مناسب ارتقا می دهد. 

مدیر عامل شرکت ادامه داد: علاوه بر آن کاربران می توانند با ثبت نظر خود و امتیاز دهی به محصولات، به شکل مستقیم با تولید
کننده هاي مواد غذایی، ارتباط داشته باشند. این نرم افزار همچنین تلاش می کند پلی میان صنایع غذایی کشور و مصرف کنندگان
مواد غذایی و البته سازمان هاي نظارتی با رویکرد سلامت جامعه باشد.



 
 

او بیان کرد: مخاطب اصلی این نرم افزار تمام مصرف کنندگان مواد غذایی بسته بندي شده هستند. اما به طور خاص افراد مسئول

 
خرید در خانواده هایی که نسبت به سطح سلامت سبد غذایی خانواده خویش اهمیت می دهند. 

رحمان آبادي درباره ویژگی هاي این نرم افزار گفت: افرادي که نیازمند رعایت هاي رژیمی خاصی همچون افراد گیاه خوار، افراد
دیابتی، افراد دچار بیماري سلیاك و غیره هستند، می توانند به شکل ویژه از این نرم افزار استفاده کرده و محصولاتی که محتویات

 
نامناسب براي شرایط شان را به صورت آشکار و پنهان دارا هستند، شناسایی کنند. 

مدیر عامل این شرکت دانش بنیان گفت: مشتري اصلی این نرم افزار، تولید کننده هاي صنایع غذایی هستند که در این اپلیکیشن
امکان معرفی محصولات خود را عرضه دارند. در کنار آن هر تولید کننده امکان این را دارد تا نظرات شخصی مصرف کنندگان نسبت

 
به هر محصول را بررسی کرده و پاسخ دهد. 

او ادامه داد: با توجه به قیاسی که بین محصولات مختلف صورت می گیرد، تولیدکنندگان به تکاپو خواهند افتاد تا کیفیت محصول

 
خود از منظر سلامتی را ارتقا دهند و در رقابت با رقباي خود به شکل پویا و سالم رشد کنند. 

رحمان آبادي گفت: تاکنون پایگاه داده اي از سطح بازار به این شکل جامع در سازمان ها و نهاد هاي مرتبط با صنعت غذا وجود
نداشته است. شرکت ما با حداقل هزینه ها سعی کرده با اشتغال زایی در زمینه اطلاعات تغذیه اي و صنایع غذایی، تیمی جوان،

 
شاداب و پویا از دانشجویان و دانش آموختگان حوزه غذا و تغذیه فراهم آورد. 

 
بیشتر بخوانید 

- آغاز پویش رژیم غذایی سالم با هدف افزایش ایمنی در برابر کرونا



جادوي ابر و مه در جنگل توسکستان
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جوش و خروش ابر هاي مواج در ارتفاعات منطقه جنگلی توسکستان یکی از کم نظیرترین چشم انداز هاي طبیعی ایران در
جاده گرگان - شاهرود است.

به گزارش گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان،
منطقه گردشگري توسکستان در دامنه شمال شرقی البرز و
18 کیلومتري جنوب شرقی گرگان از ابتداي روستاي
توسکستان تا دشت سرعلی آباد به طول تقریبی 35

 
کیلومتر در امتداد جاده گرگان - شاهرود واقع است. 

این منطقه در مجاورت 2 ناحیه کم فشار (دشت گرگان) و پر فشار (منطقه ابر) قرار گرفته و به همین سبب و اختلاف ارتفاع و در
نتیجه اختلاف دما توده هاي ابر به صورت سیال در ارتفاعات مختلف در حال فراز و فرود هستند و با خلق چشم اندازي منحصر به فرد

 
یکی از جاذبه هاي اصلی گلستان در بسیاري از روز هاي سال به شمار می روند. 

جاده پر پیچ و خم و چشم انداز هاي بکر و آبشار هاي کوچک و بزرگ و چشمه سار ها و آبشار هاي متعدد و وجود اسب هاي وحشی

 
(یلخی) در دشت هاي مرتفع اوبن و اولنگ نیز از دیگر جاذبه هاي منطقه توسکستان است. 

به گفته محمد کریمی از کارشناسان محیط زیست گلستان؛ به طور معمول در مناطقی مانند محدوده سرعلی آباد به سمت
توسکستان به دلیل اختلاف محسوس ارتفاع علاوه بر تغییرات مخصوص آب و هوایی، مجموعه کم نظیري از گونه هاي مختلف گیاهی

 
و جانوري وجود دارد. 

او بیان کرد: اختلاف ارتفاع و شیب بالا در این زیستگاه ها سبب می شود پوشش منطقه طیف زیادي از گونه هاي علفی، بوته اي و

 
درختچه اي را در خود جاي دهد و در نتیجه امکان تماشاي حیات وحش در بازه هاي مختلف سال فراهم شود. 

دهیار روستاي توسکستان اظهار داشت: جاده توسکستان - شاهرود مسیر منحصر به فردي است که توجه به زیبایی منطقه به ویژه
چشم انداز هاي آن شامل انبوه ابر ها می تواند به رونق صنعت گردشگري انجامیده و موجب ایجاد اشتغال و درآمد براي بومیان و

 
روستانشینان شود. 

حمید عرب اظهار داشت: علاوه بر آن با متنوع کردن فعالیت هاي اقتصادي و ایجاد حس مشارکت میان روستاییان می توان بسیاري

 
از مشکلات این سکونتگاه هاي در معرض مهاجرت را حل کرد. 



 
 

سید ابوالفضل جلینی یکی از بومیان منطقه نیز با اشاره به ظرفیت گردشگري طبیعی منطقه و حیات وحش مانند کَل، بز و مرال در
حاشیه جاده گردشگري توسکستان گفت: معرفی این ویژگی ها به گردشگران به شرط فراهم بودن زیر ساخت و مراقبت دقیق از

 
طبیعت، به پایداري اشتغال و سکونت جوامع محلی خواهد انجامید. 

کارشناس میراث فرهنگی و گردشگري گلستان هم معتقد است: مه و امکان تماشاي طیف گسترده اي از ابر هاي جوشان یکی از

 
مزیت هاي گردشگري کم نظیر توسکستان است که این منطقه را از دیگر عرصه هاي جنگلی استان گلستان متمایز می کند. 

جبرئیل نوکنده اظهار داشت: حفظ این چشم انداز منحصر به فرد در گرو جلوگیري از راه اندازي تاسیسات ناسازگار با طبیعت و

 
امکانات مدرن وابسته به گردشگري است. 

جنگل هاي منطقه توسکستان به عنوان بخشی از پناهگاه حیات وحش هیرکانی از غنی ترین اکوسیستم هاي گلستان محسوب می

 
شود به طوري که بیش از صد ها گونه پرنده، پستاندار، خزنده زندگی کرده و ده ها گونه درختی و بوته اي در این عرصه وجود دارد. 

گنجشک سانان، سار، دارکوب، قرقاول خزري، کبک، بلدرچین، کبوتر جنگلی، شاهین، قوش، قرقی، عقاب و جغد، از گونه هاي
پرندگان و مرال، شوکا، گرگ، گراز، خرس، روباه، شغال، سمور، تشی، خارپشت، موش جنگلی، خرگوش، گربه وحشی، گورکن از گونه

 
هاي پستانداران ساکن این زیست بوم هستند. 

درختان این جنگل ها از نوع مختلط پهن برگ حاشیه جنوب دریاي خزر است که با آب و هواي نیمه مدیترانه اي و مرطوب سازگار

 
هستند. 

بلوط، توسکا، ممرز، افرا، انجیلی، زبان گنجشک، بارانک، سرخدار، شمشاد، لرگ، لیلکی، خرمندي، آزاد و انجیلی به عنوان مشهورترین

 
درختان و ازگیل، زالزالک، زغال اخته، الوچه وحشی، انار، خاس و کوله خاس به عنوان درختچه هاي این جنگل ها است. 



 
 

توجه به توسعه گردشگري در محور توسکستان یکی از راه هاي میان بر براي دست یابی به توسعه پایدار و ایجاد مشاغل هم سو با

 
طبیعت و محافظ محیط زیست در گلستان و نیازمند توجه و برنامه ریزي هر چه بیشتر متولیان اعم از بخش دولتی و خصوصی است. 

منبع: ایرنا



امضاي تفاهم نامه همکاري میان بانک دي، سازمان اقتصادي کوثر و شرکت

سرمایه گذاري شاهد
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ترامپ در حال گلف بازي در ویرجینا است.

مدیران بانک دي، سازمان اقتصادي کوثر و شرکت سرمایه گذاري شاهد به منظور ایجاد هم افزایی بیشتر در فعالیت هاي

 
اقتصادي و استفاده بهینه از ظرفیت هاي موجود، تفاهم نامه همکاري مشترك امضا کردند. 

به گزارش روابط عمومی بانک دي، در مراسم امضاي این تفاهم نامه که در محل بانک دي و با حضور مدیرعامل، رییس هیئت مدیره و
اعضاي هیئت مدیره بانک، مدیرعامل شرکت سرمایه گذاري شاهد، معاون سازمان اقتصادي کوثر و جمعی از مدیران ارشد هر سه

 
سازمان برگزار شد بر تقویت و توسعه ظرفیت هاي همکاري این سه مجموعه تاکید شد. 

دکتر برات کریمی، مدیرعامل بانک دي در این مراسم با اشاره به
ظرفیت هاي گسترده شرکت هاي زیرمجموعه بنیاد شهید و امور
ایثارگران، امضاي این تفاهم نامه را عامل مهمی در انسجام و
همدلی بیشتر میان مجموعه هاي اقتصادي تحت مدیریت بنیاد
شهید دانست و گفت: با ایجاد فضاي مشترك همکاري میان این
مجموعه ها نتایج بهینه تري از فعالیت ها حاصل خواهد شد و
منافع آن براي خانواده معزز شهدا و جامعه بزرگ ایثارگري و

 
تمامی ذینفعان بنیاد شهید بسیار مطلوب خواهد بود. 

وي، هم راستایی و عملکرد منسجم و یکپارچه مجموعه هاي اقتصادي بنیاد شهید و امور ایثارگران را از مهم ترین برنامه ها و اولویت
هاي مهندس اوحدي، رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران دانست و گفت: خوشبختانه با انعقاد این تفاهم نامه، گام مهمی در راستاي

 
تحقق این برنامه برداشته شد و امیدواریم امور مربوط به اجراي بندهاي این تفاهم نامه نیز به سرعت عملیاتی شود. 

کریمی با اظهار امیدواري از نتایج مطلوب اجراي این تفاهم نامه، افزود: بانک دي ظرفیت هاي بسیار زیادي در حوزه مالی و اقتصادي
دارد که با اجراي این تفاهم نامه، تمامی این ظرفیت ها به صورت هدفمند در اختیار سازمان اقتصادي کوثر و شرکت سرمایه گذاري

 
شاهد قرار خواهد گرفت. 

مدیرعامل بانک دي با اشاره به ابزارهاي مالی مناسب بانک دي براي توسعه فعالیت هاي اقتصادي در سازمان اقتصادي کوثر و شرکت
سرمایه گذاري شاهد گفت: هر سه مجموعه در حوزه اقتصادي توانمند هستند و می توانند با اقدامات مشترك، به تقویت ظرفیت هاي

 
یکدیگر، رضایت هر چه بیشتر خانواده معظم شهداء و جامعه بزرگ ایثارگري و شکوفایی اقتصاد کشور کمک کنند. 

غلامرضا خلیل ارجمندي، رییس هیئت مدیره بانک دي نیز در این نشست با ابراز خرسندي از انعقاد تفاهم نامه همکاري میان این



بانک با سازمان اقتصادي کوثر و شرکت سرمایه گذاري شاهد گفت: این تفاهم نامه در راستاي بهینه سازي زنجیره ارزش موجود در

 
زیرمجموعه هاي اقتصادي بنیاد شهید و امور ایثارگران عملیاتی شده و قطعا نتایج مطلوبی به همراه خواهد داشت. 

رییس هیئت مدیره بانک دي با تاکید بر این که نباید در یک مجموعه واحد، فعالیت هاي اقتصادي موازي شکل بگیرد، افزود: با عقد
این تفاهم نامه، تمامی فعالیت هاي اقتصادي این سه مجموعه متمرکز خواهد شد و ظرفیت هاي موجود در بخش هاي مختلف در

 
راستاي منافع هر سه سازمان به کار گرفته می شود. 

وي، افزایش بهره وري و سوددهی بیشتر فعالیت هاي اقتصادي زیرمجموعه هاي بنیاد شهید و امور ایثارگران را یکی از مهم ترین
خواسته هاي سهامداران و خانواده معزز شهدا و جامعه بزرگ ایثارگري دانست و گفت: با انعقاد این تفاهم نامه، رضایت خانواده معظم

 
شهدا و جامعه بزرگ ایثارگري تا حد زیادي محقق خواهد شد و انسجام قابل توجهی میان هر سه مجموعه شکل خواهد گرفت. 

ارسلان فتحی پور، مدیرعامل شرکت سرمایه گذاري شاهد نیز در این جلسه ضمن قدردانی از فراهم سازي مقدمات انعقاد این تفاهم
نامه گفت: ظرفیت هاي مجموعه هاي اقتصادي بنیاد شهید و امور ایثارگران با این اقدام فعال خواهد شد که نتیجه آن به نفع خانواده

 
معزز شهدا و جامعه بزرگ ایثارگري است. 

وي افزود: مدیریت بانک دي و سازمان اقتصادي کوثر با همراهی شرکت سرمایه گذاري شاهد می توانند در قالب یک کنسرسیوم فعال

 
و توانمند، نه تنها سوددهی پروژه هاي خود را افزایش دهند، بلکه در بازار سرمایه نیز نقش آفرین باشند. 

بهرام فیضی پور، معاون سازمان اقتصادي کوثر نیز در این نشست با قدردانی از تلاش هاي انجام شده براي به نتیجه رسیدن این تفاهم
نامه گفت: از این پس با انعقاد این تفاهم نامه می توانیم شاهد انسجام و یکپارچگی بیشتر در فعالیت هاي مجموعه هاي اقتصادي

 
بنیاد شهید و امور ایثارگران باشیم. 

وي با تاکید بر این که اجراي مفاد این تفاهم نامه، آینده روشنی را براي هر سه مجموعه به ارمغان خواهد آورد، افزود: افزایش بهره
وري و سودآوري نه تنها می تواند موجب ارتقاي هر سه مجموعه شود، بلکه تجربه بسیار موفقی از همکاري و هم افزایی را نیز به

 
نمایش می گذارد. 

گفتنی است، برنامه ریزي براي حمایت و تقویت سهام شرکت هاي وابسته به بنیاد شهید و امور ایثارگران، تسریع در تکمیل طرح
هاي نیمه تمام در حال اجراء، مدیریت اختصاصی ثروت و دارایی ها درگروه و ایجاد زنجیره ارزش، هم افزایی در ایجاد خدمات ارزش
افزوده براي دارایی ها و مدیریت بدهی گروه، ایجاد نهادهاي مالی جدید و مورد نیاز با مشارکت طرف هاي تفاهم نامه و استفاده از
ظرفیت هاي شرکت هاي کارگزاري، بیمه و صرافی در اجراي بهینه موضوع تفاهم نامه به منظور ارائه خدمات مطلوب و ایجاد
بسترلازم براي توسعه سرمایه گذاري و اشتغال با اولویت بکارگیري فرزندان خانواده هاي معزز شهدا و جامعه بزرگ ایثارگري از مهم

 
ترین اهداف این تفاهم نامه است. 
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نوآوري از ایده تا اجرا
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دومین هفته فرهنگی اتریش، اسفندماه امسال در جزیره زیباي کیش برگزار می شود.

به گزارش خبرداغ به نقل از روابط عمومی و امور بین الملل سازمان منطقه آزاد

 
کیش، 

 
مسعود توفیقی 

 
مدیرعامل موسسه علوم و فنون کیش و مدیر مرکز نوآوري کیش 

موسسه آموزشی علوم و فنون کیش وابسته به سازمان منطقه آزاد کیش در سال 1367 با هدف آموزش ملوانان و دریانوردان به نام
"علوم و فنون دریایی صیادي کیش" آغاز به کار کرد. در ادامه با توجه به نیاز کشور، آموزش زبان هاي خارجی را در برنامه خود قرار

 
داد و اکنون با بیش از 130 شعبه در سراسر ایران، یکی از بزرگترین مراکز آموزش زبان هاي خارجی در کشور محسوب می گردد. 

 
در حال حاضر ماموریت و رسالت موسسه عمدتا در سه محور آموزشی، پژوهشی و نوآوري متمرکز است. 

 
حوزه آموزش 

در حوزه آموزش زبان هاي خارجی، برند آموزش زبان کیش در خانواده هاي ایرانی نامی آشناست. با شیوع ویروس کرونا و تعطیلی
مدارس و آموزشگاه ها لزوم برگزاري کلاس هاي آنلاین و به روز نگه داشتن سطح دانش جوانان به خصوص در حوزه فرار زبان امري
ضروري شده و با مزیت هاي جالب توجهی که این شیوه آموزشی براي مخاطبان فراهم آورده بستري مناسب براي فراگیري ایجاد
کرده است. لذا از ابتداي سال 1399 با راه اندازي پلتفرم آموزش آنلاین و استفاده از ظرفیت هاي آموزشی موسسه و حضور اساتید
برجسته، این دوره ها در فصل هاي بهار، تابستان و پاییز با شرکت هزاران زبان آموز از سراسر کشور برگزار شده است. با توجه به طیف
وسیع مخاطبان، در حال حاضر کلاس هاي آنلاین موسسه هم به صورت خصوصی و هم به صورت عمومی و البته با ظرفیت محدود و

 
مکالمه محور برگزار می شود. 

موسسه علوم و فنون کیش همچنین در برگزاري دوره هاي تربیت مدرس حضوري و آنلاین، دوره هاي آموزشی ویژه مدارس و
سازمان ها و همچنین تولید محتواي آموزشی در قالب پادکست، مقاله و ویدئوهاي آموزشی با موضوعات مختلف از آموزش زبان در

 
سفر تا موضوعات کاربردي دیگر همت گمارده است. 

موسسه علوم و فنون کیش علاوه بر برگزاري دوره هاي آموزش زبان، دوره هاي فنی حرفه اي در شاخه هاي مختلف، دور ه هاي
آموزشی حوزه گردشگري، مدیریت کسب و کار، آموزش فرهنگ کیشوندي و همچنین دوره هاي ضمن خدمت کارکنان سازمان
منطقه آزاد کیش از دیرباز توسط موسسه علوم و فنون کیش برگزار می شده و در حال حاضر نیز به صورت آنلاین در حال برگزاري



 
است. 

 
حوزه پژوهش 

این موسسه علاوه بر حوزه آموزش، تهیه طرح هاي پژوهشی و تحقیقاتی منطقه آزاد کیش را نیز برعهده دارد. طرح هاي متعددي در
حوزه هاي مختلف فرهنگی، اجتماعی، زیست محیطی و غیره انجام شده و برخی دیگر نیز در حال پیگیري و انجام است. برخی از آنها
عبارتند از: طرح تدوین آیین نامه مهاجرت منطقه آزاد کیش، طرح نیمرخ و اطلس اجتماعی جزیره کیش، طرح جامع مطالعات شهر
هوشمند کیش، طرح پیمایش مصرف کالاهاي فرهنگی، طرح سنجش کیفیت مدارس، طرح پایش سلامت روان، بررسی پیامدهاي

 
کرونا در جزیره کیش، طرح تبیین الگوي مدیریتی، تنظیم سند ارتقاي زنان کیش و طرح پایش منابع آب. 

 
حوزه نوآوري 

سومین محور فعالیت موسسه علوم و فنون کیش که در یک سال گذشته قوت گرفته است ارائه خدمات چرخه ایده تا محصول نوآوري
و تجاري سازي فناوري و حمایت از شرکت هاي دانش بنیان و استقرار آن ها در مرکز نوآوري کیش است. این موسسه در واقع بهره
بردار مرکز نوآوري کیش است. تاکنون بیش از 40 شرکت دانش بنیان پس از مصاحبه و ارزیابی بیش از 150 درخواست از شرکت

 
هاي متعدد، در این مرکز مستقر شده اند و تعداد دیگري نیز در حال ارزیابی جهت استقرار هستند. 

 
فلسفه وجودي مرکز نوآوري کیش 

باعنایت به تاکید مدیرعامل محترم سازمان منطقه آزاد کیش درخصوص ایجاد تحول بنیادي در جزیره کیش و توسعه اقتصاد دانش
بنیان و اکوسیستم نوآوري و توجه ویژه به اقتصاد مبتنی بر دریا و هوشمندسازي جزیره، موسسه علوم و فنون کیش با آماده سازي
ساختمان مرکز نوآوري کیش در راستاي حمایت از فعالیتهاي نوآورانه و استارتآپی، گامهاي موثر و ارزشمندي را برداشته است که
امید است با حضور شرکت هاي دانش بنیان، خلاق صادراتی، استارت اپها، شتابدهنده ها و صندوق هاي ریسک پذیر در این مرکز،
جزیره کیش به عنوان نقطه اتصال ملی و بینالمللی و نقطه عطفی براي پایلوت در سایر مناطق آزاد و در سطح کشور معرفی گردد. این
اتفاق با همکاري و همراهی موثر معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري در پی تفاهم نامه سه جانبه این معاونت و سازمان منطقه

 
آزاد کیش و صندوق نوآوري و شکوفایی می باشد. 

موسسه علوم و فنون کیش به عنوان بازوي آموزشی، پژوهشی و فناوري سازمان منطقه آزاد کیش و هدایت کننده فعالیت هاي شرکت
هاي دانش بنیان در راستاي برطرف کردن نیازهاي جزیره زیباي کیش ایفاي نقش می کند و به نوعی ارتباط دهنده این شرکت هاي

 
نوآور و خلاق با نیازهاي سازمان منطقه آزاد کیش و جزیره زیباي کیش می باشد. 

 
چارچوب راهبردي و چشم انداز مرکز نوآوري کیش 

بر مبناي شرایط جغرافیایی جزیره زیباي کیش و مختصات و مشخصات اجتماعی و اقتصادي جزیره در جنوب ایران و با عنایت به نظر
دولت در توسعه نوار ساحلی جنوب و جزایر، شرکت هایی که دانش بنیان هستند و ایده ها و محصولات فناورانه در حوزه اقتصاد دریا،
سواحل و جزایر دارند مورد توجه جدي مرکز نوآوري کیش قرار می گیرند به نحوي که چشم انداز مرکز در راستاي توسعه فناوري

 
جهت گسترش محصولات فناورانه در این حوزه تعریف شده است. 



 
محور فعالیت هاي مرکز نوآوري کیش 

موضوعاتی نظیر شهر هوشمند، اقتصاد دریا و سواحل، تفریحات دریایی، محیط زیست دریا و گردشگري دریایی همگی از موضوعات
کلیدي جزیره کیش می باشند که باید در مرکز نوآوري کیش به آن ها توجه ویژه گردد. در این راستا تاکنون مراکز نوآوري دانشگاه
هاي امیر کبیر و علم و صنعت، شرکت هاي دانش بنیان، شتابدهنده ها و صندوق هاي پژوهش و ففناوري در مرکز نوآوري کیش

 
استقرار یافته و خواهند یافت. 

 
استقرار شرکت هاي دانش بنیان 

از نیمه دوم سال 1398 بیش از 165 شرکت دانش بنیان، خلاق و فناورانه درخواست خود جهت استقرار در مرکز نوآوري کیش را از
طریق وبسایت موسسه علوم و فنون کیش و طرق دیگر ثبت نموده اند و طی جلسات مصاحبه حضوري و آنلاین تاکنون 40 شرکت از

 
آن ها در مرکز نوآوري کیش استقرار یافته اند و سایرین نیز در مرحله عقد قرارداد می باشند. 

تلاش شده که با ایجاد یک بسته حمایتی و ایجاد چتر حقوقی از شرکت ها در مرکز نوآوري کیش حمایت گردد. لازمه این مهم این
بوده که زنجیره تمام اقدامات و فعالیت هایی که باید اتفاق بیافتد تا شرکت موفق شود روشن و به صورت نظام نامه ها و دستورالعمل
ها آماده شود که این اتفاق هم اکنون در مرکز نوآوري کیش افتاده و با حمایت از همه بخش هاي این زنجیره اعم از فیزیکی، مالی و

 
توسعه بازار تعریف گردیده است. 

 
تامین منابع مالی جهت گسترش فناوري در جزیره کیش 

در نظر داریم نسبت به ایجاد صندوق غیردولتی پژوهش و فناوري کیش به عنوان یک صندوق ریسک پذیر اقدام کنیم. این صندوق از
شرکت هاي دانش بنیان از طریق اعطاي تسهیلات مالی حمایت می کند و به ایجاد یک اکوسیستم نوآوري پویا در جزیره کیش و به
تولید نیمه صنعتی طرح هاي پژوهشی و فناورانه کاربردي کمک می کند. این صندوق همچنین در ارائه خدمات کارشناسی و ارزیابی

 
طرح هاي فناورانه مساعدت می نماید. 

 
بازطراحی و فضاسازي در مرکز نوآوري کیش 

در سال گذشته جهت کسب ایده از مراکز نوآوري متعددي بازدید به عمل آمد تا از تجارب نمونه هاي مشابه در تجهیز مرکز نوآوري
کیش استفاده شود. در این راستا مطالعه و بررسی تطبیقی زیر ساخت ها و پتانسیل هاي ساختمان مرکز نوآوري در مقایسه با آنها

 
انجام شد و در ادامه برنامه ریزي فضایی مرکز نوآوري کیش صورت پذیرفت و وارد مرحله اجرایی شد. 

Event ،بازطراحی و اجراي فضاهاي مورد نیاز شامل فضاسازي و پارتیشن بندي دفاتر کار شرکت ها، فضاهاي کار اشتراکی
Center و فضاي رویداد همکف، ترمیم نماي کامپوزیتی ساختمان و اصلاح و ایمن سازي سازه هاي الحاقی مربوطه و درزبندي نما

 
بوده است که همگی حاصل زحمات چندین ماهه و مستمر تیم اجرایی موسسه علوم و فنون کیش و مرکز نوآوري کیش است. 

 
ساماندهی تجهیزات و تاسیسات مرکز نوآوري کیش 

طراحی و اجراي شبکه FTTH و دوربین مداربسته بر بستر شبکه فیبر نوري در ساختمان مرکز به منظور ایجاد یک زیر ساخت بهینه



و به روز جهت بهره برداري از انواع سیستم هاي تعاملی مورد نیاز حال و آینده، نوسازي و احیاي سیستم هاي برودتی ساختمان مرکز
همراه با اصلاح ساختاري در جهت بهینه سازي، تعمیر و راه اندازي چیلر تحویلی از سوي سازمان منطقه آزاد کیش، طراحی و اجراي
شبکه جمع آوري آب حاصل از سیستم هاي برودتی به منظور بازچرخانی آب، راه اندازي سیستم برق اضطراري ساختمان، محوطه

 
سازي و نورپردازي نماي ساختمان همگی فعالیت هایی است که در خصوص تجهیز مرکز نوآوري کیش صورت پذیرفته است. 

 
توجه مرکز نوآوري کیش به موضوع گردشگري 

مرکز نوآوري کیش در نظر دارد در خصوص موضوعات حائز اهمیت در جزیره کیش و در راستاي هرچه فعال بودن این مرکز در رفع
نیازهاي جزیره کیش اقدام به برگزاري رویدادهاي مرتبط و جلب مشارکت صاحبان ایده نماید. در این خصوص تاکنون رویدادهاي
متعددي نیز برگزار شده و یا در حال راي زنی جهت برگزاري است. به عنوان مثال رویداد جذب ایده تفریحات و بازي هاي دریایی
اسفندماه 98 برگزار شد. در این رویداد که از سراسر کشور در آن مشارکت نمودند صاحبان ایده هاي منتخب در حوزه گردشگري و
بازي هاي دریایی در مرکز نوآوري کیش حضور پیدا کردند و ایده هاي خود را ارائه نمودند. فراخوان رویداد جذب ایده برگزاري
جشنواره هاي جزیره کیش با در نظر داشتن ملاحظات بهاشتی کرونا نیز بهار امسال اطلاع رسانی شد و ایده هاي ارسالی در مرحله
ارزیابی قراردارد. رویداد بعدي رویداد نیازسنجی تقاضاي محصولات فناورانه منطقه آزاد کیش براي شرکت هاي دانش بنیان است که

 
احصاء نیاز فناورانه از معاونت هاي و شرکت هاي تابعه سازمان منطقه آزاد کیش و سایر اشخاص حقیقی و حقوقی را شامل می شود. 

تمامی رویدادهاي برگزار شده و در حال برگزاري فرم الکترونیکی مدونی در وبسایت موسسه علوم و فنون کیش دارند و شرکت
کنندگان با تکمیل آن در یک چارچوب منظم ایده خود را ثبت می کنند و پس از ارزیابی هاي لازم با هدف حمایت از ایده هاي برتر

 
و قرارگرفتن آن ها در چرخه تبدیل شدن به محصول در روز مقرر ارائه نهایی انجام می گیرد. 

 
افتتاح فرهنگسراي مرکزي کیش 

اوایل آبان ماه قرارداد بهره برداري از فرهنگسراي مرکزي کیش جهت استقرار فناوري هاي نرم و صنایع خلاق فرهنگی فی مابین
مؤسسه علوم و فنون کیش و سازمان تجاري سازي فناوري و اشتغال دانش آموختگان (ستفا) جهاد دانشگاهی کشور منعقد شد. طی
این همکاري، واحدهاي تحت پوشش جهاد دانشگاهی شامل واحدهاي فناور، خلاق و هویت ساز حوزه فرهنگ و هنر و رسانه و
همچنین مراکز رشد و شتابدهند ه ها در فضاهاي تعیین شده از سوي مؤسسه علوم و فنون کیش، در چارچوب شیوه نامه اجرایی

 
مرکز نوآوري کیش پس از افتتاح فرهنگسراي مرکزي (20 آبان روز کیش) آغاز به کار خواهند کرد. 

 
ارزش گذاري برند 

در سال 99 یک اتفاق مهم دیگر در موسسه علوم و فنون کیش ارزش گذاري برند موسسه براي اولین بار از زمان تاسیس بوده است.

امروزه برند بخشی از سرمایه و ثروت یک بنگاه اقتصادي به شمار می آید و کنترل آن جزء فعالیت هاي استراتژیک سازمانی می باشد.
ارزش گذاري برند موسسه علوم و فنون کیش با بیش از 30 سال سابقه امري اجتناب ناپذیر بوده و سمت و سوي مدیریت بازاریابی و
برندینگ موسسه را هدفمندتر خواهد کرد. برند موسسه مهمترین سهم در ثروت و اقتصاد این بنگاه اقتصادي داشته و ارزش گذاري

 
آن نوید تحولات و ارزش آفرینی هاي نوینی را به این مجموعه آموزشی، پژوهشی و فناور می دهد. 

در دنیاي امروز هرچه برندها سنجش پذیرتر شوند شرکت ها نیز با رقابت بیشتر بر ارزش آن می افزایند. ارزش برند وسیله اي براي
افزایش منابع مالی، قیمت گذاري برند و نرخ اعطاي جواز نمایندگی سهام می باشد. سند ارزش گذاري برند موسسه علوم و فنون



کیش با اتکا بر اصول و روش هاي علمی و بررسی و تحلیل انبوه داده ها و رعایت استانداردهاي فنی، حسابداري و سرمایه گذاري با
همکاري شرکت دانش بنیان مورد تایید معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري تدوین گردیده و به تایید کارشناسان رسمی

 
دادگستري رسیده است. 

 
افزایش سرمایه 

حسب تکلیف مجمع عمومی عادي سالیانه موسسه، موضوع افزایش سرمایه موسسه علوم و فنون کیش از محل مازاد تجدید ارزیابی
دارایی هاي ثابت در دستور کار قرار گرفت و در نیمه اول سال 99 اجرایی شد. هدف موسسه علوم و فنون کیش از افزایش سرمایه،
اصلاح ساختار مالی موسسه و در نتیجه افزایش سرمایه برنامه ریزي شده بوده و این مهم می تواند موجب بهبود شرایط اقتصادي

 
موسسه شود. 

نقش محوري سرمایه در دنیاي تجارت امروز بر هیچ کسی پوشیده نیست و یکی از مهمترین ملزومات هر فعالیت اقتصادي فراهم
کردن منابع مالی مورد نیاز بوده و شناسایی راه هاي مختلف تامین مالی و بهره گیري از ابزارهاي مناسب مالی، مدیریت را در اتخاذ
تصمیمات صحیح تر و کسب منافع بیشتر یاري خواهد نمود. ساختار مالی در واحدهاي اقتصادي در واقع نحوه استقرار ارزش دارایی
ها و بدهی ها در صورت وضعیت مالی می باشد و یکی از ابزارهاي موثر جهت مدیریت هزینه سرمایه است و این ساختار زمانی بهینه

 
می گردد که مدیران بتوانند هزینه سرمایه را به حداقل برسانند 

موسسه علوم و فنون کیش با توجه به تجارب و توانمندي هاي کسب کرده در حوزه افزایش سرمایه، شناسایی دارایی معنوي و ارزش
گذاري برند اعلام آمادگی می نماید تا آن را در قالب یک بسته در اختیار سایر شرکت ها و فعالان اقتصادي جزیره کیش قرار می دهد.

 
ارتباط با مشتریان 

از سال گذشته با راه اندازي واحد ارتباط با مشتریان، کارشناسان این حوزه، پیگیرانه پاسخگوي نظرات و پیشنهادات زبان آموزان می
باشند و در صورت وجود مشکل و یا انتقادي موضوع به طور جدي پیگیري و رفع می شود . در حال حاضر تلفن 02141592222

 
جهت مشاره رایگان و دریافت پیشنهادات مشتریان اختصاص یافته و به طور مداوم بازخوردها و نظرات مشتریان بررسی می شود. 

در یک سال گذشته تلاش مضاعفی براي حضور در فضاي مجازي داشته ایم. به طور مشخص به روز نگه داشتن صفحه اینستاگرام
موسسه با آیدي @kishistgram و همچنین وبسایت موسسه به نشانی kish-ist.net در اطلاع رسانی و به اشتراك گذاري

محتواي آموزشی سهم شایانی داشته است.



برنامه هاي هفته کارآفرینی در فارس اعلام شد

منبع: خبرگزاري قرآنشماره خبر:  120  |  تاریخ: 1399/08/26

مدیر کارآفرینی و اشتغال اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان فارس ضمن تشریح برنامه هاي هفته کارآفرینی گفت:
یکی از مهمترین اهداف برگزاري رویدادهاي هفته جهانی کارآفرینی، تقویت اکوسیستم کارآفرینی از طریق بالا بردن انگیزش

کارآفرینانه در بین جامعه به ویژه جوانان است تا عموم مردم براي راه اندازي ...

مدیر کارآفرینی و اشتغال اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان فارس ضمن تشریح برنامه هاي هفته کارآفرینی گفت: یکی
از مهمترین اهداف برگزاري رویدادهاي هفته جهانی کارآفرینی، تقویت اکوسیستم کارآفرینی از طریق بالا بردن انگیزش کارآفرینانه در

 
بین جامعه به ویژه جوانان است تا عموم مردم براي راه اندازي کسب و کار ترغیب شوند. 

به گزارش ایکنا از فارس، مهروش جلالی، مدیر کارآفرینی و
اشتغال اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان فارس امروز،
26 آبان ماه در جمع خبرنگاران ضمن تبریک هفته جهانی
کارآفرینی گفت: یکی از مهم ترین اهداف برگزاري رویدادهاي
هفته جهانی کارآفرینی، تقویت اکوسیستم کارآفرینی از طریق
بالا بردن انگیزش کارآفرینانه در بین جامعه به ویژه جوانان است

 
تا عموم مردم براي راه اندازي کسب و کار ترغیب شوند. 

وي به تشریح برنامه هاي این هفته در فارس پرداخت و گفت:
مراسم افتتاحیه هفته جهانی کارآفرینی امروز به صورت سراسري

 
با حضور عیسی منصوري، معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون کار رفاه اجتماعی به طور مجازي برگزار شد. 

به گفته جلالی هفته جهانی کارآفرینی یکی از بزرگترین رویدادهاي هماهنگ جهانی براي ترویج و توسعه کارآفرینی است که هر ساله

 
در بازه زمانی 16تا22 نوامبر(26 آبان ماه تا 2 آذر) برگزار می شود. 

وي افزود: بدین منظور برنامه هایی را با مشارکت همه ذینفعان و با هدف تقویت همکاري بین کارآفرینان، سرمایه گذاران، سیاست
گذاران، محققان و نهادهاي پشتیبان کارآفرینی، در راستاي ایجاد و تقویت اکوسیستم هاي کارآفرینی اجرا می شود که به ایجاد
اشتغال، سرعت بخشیدن به نوآوري و رشد اقتصادي و همچنین شناخت بیشتر عوامل مرتبط با کارآفرینی از یکدیگر منجر خواهد شد.

مدیر کارآفرینی و اشتغال اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان فارس تصریح کرد: مراسم گرامیداشت این هفته به صورت

 
همزمان و هماهنگ در کلیه استان ها و همچنین در اکثر کشورهاي دنیا برگزار می شود. 

وي اظهار کرد: اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی فارس بنا بر رسالت و مأموریت هاي محوله، در سطح استان همگام با کشور نسبت
به بزرگداشت این هفته از طریق برگزاري رویدادهاي مختلف ترویجی نظیر کارگاه هاي آموزشی، جلسات نشست هاي تخصصی با
کارآفرینان و ارائه تجارب آنان، ارائه آموزش و مشاوره رایگان کارآفرینی، پخش کلیپ ها، فیلم ها، کافه کارآفرینی مجازي و ... اقدام



 
می کند. 

جلالی اظهار کرد: در سال جاري با درنظر گرفتن شرایط موجود و شیوع بیماري کرونا و لزوم رعایت پروتکل هاي بهداشتی، برنامه
ریزي هاي لازم به عمل آمده تا بزرگداشت این هفته، از طریق فضاي مجازي و به صورت غیرحضوري انجام شود و با اطلاع رسانی

 
هاي لازم علاقه مندان بتوانند رویدادهاي مذکور را در فضاي مجازي دنبال کنند. 

مدیر کارآفرینی و اشتغال اداره کل تعاون کار و رفاه اجتماعی استان فارس در ادامه برنامه هاي گرامیداشت هفته جهانی کارآفرینی را
در این استان تشریح کرد و گفت: برنامه هاي این هفته در فارس در قالب برگزاري وبینارهاي آموزشی کارآفرینی، جلسات و نشست
هاي تخصصی کارآفرینی به همراه پرسش و پاسخ ، معرفی کارآفرینان موفق استان و ارائه زندگی نامه و تجربیات آنان، نمایش فیلم

 
هاي انگیزشی کارآفرینی، مشاوره هاي رایگان کارآفرینی و سایر برنامه هاي مرتبط خواهد بود. 

وي اظهار کرد: در این هفته با هماهنگی انجام شده از طریق ادارات شهرستانی، کانون کارآفرینی استان، انجمن صنفی دفاتر مشاوره
کارآفرینی و مجري سینما کارآفرینی برنامه هاي متنوع و با محتوایی در نظر گرفته شده که با در نظر گرفتن محدودیت هاي ایجاد
شده به واسطه شیوع بیماري کرونا تأکید بر مجازي بودن و نتیجه بخش بودن این آیین ها است و هدف اصلی آن ترویج و توسعه

 
فرهنگ کارآفرینی بین آحاد مردم و به ویژه نوجوان و جوانان استان است. 

جلالی ادامه داد: در دنیاي امروز، جامعه در مسیر توسعه، حرکت رو به جلو و پرشتاب دارد که با ایجاد بسترهاي لازم، منابع انسانی
خود را به دانش و مهارت کارآفرینی مولد تجهیز کند تا آن ها با استفاده از این توانمندي ارزشمند، سایر منابع جامعه و سازمان را به

 
سوي ایجاد ارزش و حصول رشد و توسعه مدیریت و هدایت کنند. 

وي با بیان اینکه امروزه که کار و فعالیت شکل تازه اي به خود گرفته، کارآفرینی و کار آفرینان نقش کلیدي در روند توسعه و پیشرفت
اقتصادي ایفا می کند، گفت: تجارب کشورهاي موفق که امروز به توسعه یافتگی خود می بالند نشان از فعالیت هاي چشمگیر
کارآفرینان دارد و باید توجه داشت که کارآفرینان تنها به ایجاد فرصت شغلی جدید نمی پردازند بلکه با ساختار تفکر، تحرك و

 
فرهنگ لازم و با استفاده از خلاقیت، تولید ارزش می کنند. 

مدیر کارآفرینی و اشتغال اداره کل تعاون کار و رفاه اجتماعی استان فارس افزود: با توجه به اهمیت و نقش کارآفرینی در توسعه و با
توجه به مشکلات اقتصادي زیادي که ما در کشور با آن مواجه هستیم ترویج و اشاعه مفهوم کارآفرینی، بسترسازي براي فرهنگ
حمایت از کارآفرینی و مهم تر از همه تربیت افراد تحصیل کرده از اهمیت و ضرورت بالایی برخوردار است چون اکنون افراد خلاق،
نوآور و مبتکر به عنوان کارآفرینان منشأ تحولات بزرگی در زمینه هاي صنعتی، تولیدي و خدماتی شده اند که از آن ها به عنوان

 
قهرمانان ملی و کار آفرینان برترهم یاد می شود. 

وي هفته جهانی کارآفرینی را به عنوان یک رویداد بزرگ عنوان کرد و گفت: اهداف مهمی همچون تکریم از کارآفرینان از طریق بیان
و ارائه تلاش آنان در جهت راه اندازي کسب و کار با استفاده از ایده هاي خلاقانه به عنوان الگو براي نسل جدید و روشن کردن اذهان
و افکار نوجوانان و جوانان با موضوع کارآفرینی و همچنین آشنایی اجزاي اکوسیستم کارآفرینی به منظور شناخت راه هاي کمک به

 
یکدیگر و امکان بهره گیري از تجارب و پتانسیل هاي هر یک از آنان را دنبال کرد. 

جلالی در پایان اظهار امیدواري کرد: با همراهی و همکاري همه متولیان و دست اندرکاران استان فارس بتوان نسبت به گسترش

 
فرهنگ کار و تلاش و کارآفرینی همت کرده تا شاهد شکوفایی اقتصاد استان باشیم. 



یادآور می شود، هفته جهانی کارآفرینی هر سال در بازه زمانی 16 تا 22 نوامبر مصادف با 26 آبان لغایت 2 آذر در تقویم جهانی ثبت

 
شده است. 

انتهاي پیام



فرمانده انتظامی لاهیجان ضمن تقدیر از کارآفرینان امنیت ساز این شهرستان

گفت: کار آفرینی زمینه ساز کاهش جرائم و افزایش حس امنیت در جامعه

است

منبع: هماي گیلانشماره خبر:  121  |  تاریخ: 1399/08/26

هماي گیلان:در راستاي تحقق شعار " جهش تولید" و به منظور تشویق کار آفرینان و تولید کنندگان داخلی ، سرهنگ
"قاسم جانعلی پور " با حضور در مراکز کارآفرینی نمونه شهرستان لاهیجان با اهداي تندیس، از این کار آفرینان تقدیر کرد.

این مقام انتظامی با اشاره به نامگذاري امسال از سوي مقام معظم رهبري با ...



همایش طرح «مدد» فردا، 27 آبان ماه در دانشگاه خوارزمی برگزار می شود

منبع: دانشجوشماره خبر:  122  |  تاریخ: 1399/08/26

به گزارش خبرنگار دانشگاه خبرگزاري دانشجو، افتتاحیه همایش طرح مدد (مهارت و درآمد دانشجویی) 27 آبان ماه از ساعت
15 تا 17 در تالار ابوریحان دانشگاه خوارزمی برگزار می شود. در این همایش هیئت رئیسه دانشگاه، بنیاد خیرین دانشگاه،

مسئولین برخی اتحادیه هاي صنفی، اساتید و اعضاي شبکه ارتباطی طرح مدد، ...

به گزارش خبرنگار دانشگاه خبرگزاري دانشجو، افتتاحیه
همایش طرح مدد (مهارت و درآمد دانشجویی) 27 آبان
ماه از ساعت 15 تا 17 در تالار ابوریحان دانشگاه خوارزمی

 
برگزار می شود. 

در این همایش هیئت رئیسه دانشگاه، بنیاد خیرین
دانشگاه، مسئولین برخی اتحادیه هاي صنفی، اساتید و
اعضاي شبکه ارتباطی طرح مدد، اصحاب رسانه و... با
رعایت پروتکل هاي بهداشتی به صورت حضوري و

 
همچنین دانشجویان به صورت مجازي شرکت دارند. 

گفتنی است، بنیاد خیرین حامی دانشگاه خوارزمی بعنوان تسهیل گر در زمینه اشتغال و کارآفرینی، مهارت آموزي و استقلال مالی
دانشجویان و دانش آموختگان دانشگاه، با رویکرد آموزش هدفمند و با محوریت اشتغال زایی و کسب درآمد دانشجویان، در دانشگاه

 
خوارزمی بشرح ذیل، فعال شده است: 

 
- پشتیبانی مالی و یا اجراي (انفرادي یا گروهی) آموزش مهارت هاي موثر شغلی، در قالب بورس مهارتی 

- تامین مالی راه اندازي اشتغال هاي خرد دانشجویی، در قالب صندوق توانمند سازي اشتغال و مهارت آموزي دانشجویان



مهم ترین ویژگی یک استارتاپ، دانش بنیان بودن است

منبع: ایرناشماره خبر:  123  |  تاریخ: 1399/08/26

تهران- ایرنا- مهم ترین ویژگی و شاخصه استارتاپ تلقی کردن یک کسب و کار، دانش بنیان بودن آن است و این شرط
اساسی یک استارتاپ است که آن را از سلیقه ها و ایده ها و نگاه ها متفاوت می کند.

تهران- ایرنا- مهم ترین ویژگی و شاخصه استارتاپ تلقی
کردن یک کسب و کار، دانش بنیان بودن آن است و این
شرط اساسی یک استارتاپ است که آن را از سلیقه ها و

 
ایده ها و نگاه ها متفاوت می کند. 

به مناسبت بیست وهشتمین هفته کتاب، بعدازظهر
دوشنبه 26 آبان ماه، نشستی با عنوان «نقش استارت آپ
هاي حوزه کتاب در ارتقاي صنعت نشر» به همت

 
پژوهشگاه فرهنگ، هنر و ارتباطات برگزار شد. 

در این نشست که به دبیري داریوش مطلبی (معاون پژوهشی پژوهشگاه فرهنگ، هنر و ارتباطات) برگزار گردید، صاحبنظران این

 
حوزه چالش ها و مولفه هاي کسب وکارهاي مبتنی بر استارتاپ ها را مورد مداقه قرار دادند. 

مطلبی در ابتداي جلسه ضمن معرفی استارتاپ ها به عنوان شرکت هاي نوپا که صرفا اپلیکشین و سایت نیستند تصریح کرد که

 
استارتاپ ها لزوما سایت نیستند و می توانند غیر از این باشند. 

وي تاکید کرد که استارتاپ ها کسب و کارهاي جدید هستند که با ترکیب ایده ها آغاز می شوند همانند کسب و کارهاي زیادي که

 
در حوزه کتاب شکل گرفته و رواج یافته است. 

ایوب دهقانکار (مدیرعامل مؤسسه خانه کتاب و ادبیات ایران) و دبیر هفته کتاب نیز در ارزیابی وضعیت استارتاپ ها در ایران توضیح
داد: این واژه امروز در ادبیات ما به خصوص در حوزه نشر آشنا است؛ اما مهم ترین ویژگی و شاخصه استارتاپ تلقی کردن یک کسب و
کار، دانش بنیان بودن آن است و این شرط اساسی یک استارتاپ است که آن را از سلیقه ها و ایده ها و نگاه ها متفاوت می کند؛ به
این معنی که صاحبان این ایده بدانند علم در این مورد چه می گوید؛ یعنی علم در گذشته چه گفته است، امروز چه می گوید و آینده

 
چه خواهد گفت. 

وي در ادامه خبر از امضاي یک تفاهم نامه براي بسترسازي ایجاد استارتاپ ها داد و گفت: پس از پیگیري هاي متعدد، دو طبقه از
ساختمان سراي اهل قلم را به استارتاپ هاي فرهنگی اختصاص داده ایم و تفاهم نامه اي را منعقد کردیم. از بین شتاب دهندگان
متعدد یکی از شتاب دهندگان را انتخاب کرده ایم و انشاالله به زودي به شکل عملیاتی و اجرایی مستقر شده و این مرکز به پاتوق

استارتاپ هاي فرهنگی بدل و یک فرایند انتخاب حرف اي استارتاپ ها شروع خواهد شد. 



 
استارتاپ هاي حوزه کتاب به شدت به فناوري نیازمند هستند 

مهدي علیپور حافظی (استادیار انشگاه علامه طباطبایی) در این نشست با اشاره به کسب و کارهاي نوین در حوزه نشر، بیان کرد:
حوزه صنعت نشر کتاب حوزه اي وسیع است که فعالان متعددي را شامل می شود و بسیاري مستقیم و غیرمستقیم در صنعت نشر
کتاب حضور دارند؛ نوآوري در عمل به بخشی از یک صنعت اضافه می شود و این نوآوري مصائب آن حوزه را حل می کند؛ امروز
استارتاپ هاي مرتبط با فناوري ارتباطی هستند و امروز با استارتاپ هایی مواجه هستیم که از این نوآوري ها کمک می گیرند.
استارتاپ ها درحوزه هایی وارد می شوند که بتوانند اثرگذار بوده و منبعی از درآمد باشند؛ الزاما استارتاپ محصول ارائه نمی کند و در

 
صنعت نشر کتاب با خدمات در این عرصه توسط استارتاپ مواجه هستیم. 

وي افزود: یکی از ابهامات و مسائل استارتاپ ها این است که از کنار هم قرار گرفتن آدم هایی تشکیل می شوند که متخصص اند اما

 
ابهام ها در حوزه هایی است که با آن آشنایی ندارند؛ در نتیجه مشکلاتی برایشان ایجاد می شود. 

استارتاپ ها در صنعت نشر می توانند نقش آفرینی کنند اما یکی از مسائل در این حوزه این است که این صنعت درقیاس با صنایع

 
دیگر شاید خیلی بزرگ نباشد؛ در تیجه استارتاپ صنعت نشر کتاب نیز خیلی بزرگ نیست. 

علیپور حافظی تاکید کرد: استارتاپ ها همیشه استارتاپ نیستند و تا زمانی به شرکتی استارتاپ می گوییم که بیش از 5 سال از
عمرش نگذشته باشد؛ در غیر این صورت یک شرکت کامل است؛ استارتاپ در رشد فرایندي را طی می کند که تبدیل ایده به یک
کالا یا خدمتی است که براي آن ایجاد شده است. بیشتر استارتاپ ها با هزینه هاي اندکی شکل گرفته و وارد کسب و کار می شوند و

 
اگر آن کسب و کار این ایده ها را در خود پذیرفته و هضم کند، رشد می کند که البته باید سودآور باشند. 

امروز در حوزه ها و عرصه هاي مختلف حمایت هاي خوبی از این استارتاپ ها می شود؛ این استارتاپ ها وقتی فعالیت خود را انجام
می دهند نیازمند حمایت هایی براي رشد هستند مهمترین هزینه اینها در حوزه بازریابی است که ممکن است صورت بگیرد یا نگیرد.
بر اساس این موارد از 100 استارتاپ پاگرفته ممکن است 90 تاي آن از بین بروند و این یکی از ویژگی هاي استارتاپ ها است؛ یعنی
بعضا نوآوري ها و خلاقیت هاي خوبی دارند اما به دلیل عدم حمایت و تقویت در آینده نزدیک از بین می روند و اگر هم باقی بمانند

 
اثرگذاري زیادي نخواهند داشت. 

وي در ادامه و با اشاره به پژوهشی که در این باره انجام داده است گفت: امروز 150 استارتاپ داریم که در صنعت نشر فعالیت می
کنند؛ بررسی اولیه نشان می دهد برخی رو به افول و در حال حذف شدن هستند؛ ولی امروز به تعدادي محدود سرویس می دهند؛
دسته بندي ما بر این 150 استارتاپ به چهار حوزه رسید؛ فروش و توزیع الکترونیکی کتاب (عمده فعالیت استارتاپهاي کتاب در ایران
در این حوزه است)، تبدیل کتاب به شکل الکترونیکی، تبدیل کتاب به نسخه صوتی (استفاده از مجریانی که کتاب را می خوانند و
فایل صوتی کتاب را در اختیار دیگران قرار می دهند) و حوزه آخر تعدادي محدود در فضاي مجازي فعاالیت می کنند (تشکیل گروه
کتاب خوانی و ....). این استارتاپ ها غالبا در شکل اپلیکشین هاي همراه در ورژن هاي مختلف اندروید و ویندوز و ... و باقی از طریق

 
وب در دسترس قرار می گیرند. 

استارتاپ هاي حوزه کتاب به شدت به حوزه فناوري ها نیازمند هستند و این عرصه آنان را شکل و نشان می دهد. این که مشتریان
این استارتاپ ها حداکتر 2 تا 3 میلیون نفر است نشان و هشدار می دهد که این استارتاپها خیلی شناخته شده نیستند. و نشان می
دهند که مارکتینگ (بازار) خوبی در مورد این استارتاپ ها شکل نگرفته است؛ ضمن این که نشان از عدم حمایت سرمایه گذاران در



 
این حوزه دارد و باعث عدم رشد مناسب آنان شده و اقبال جمعی نمی یابند. 

 
اولین گام یک استارتاپ مسئله شناسی است 

بهروز رسولی (استاد پژوهشگاه علوم و فناوري اطلاعات ایران) در توضیح استارتاپها تصریح کرد: استارتاپها، کسب و کارها و شرکت
هایی هستند که تازگی دارند و نتیجه ابداع و کارآفرینی بوده و سریع رشد کرده و دنبال راه حل نوآورانه براي حل مسئله اي پیشینی
هستند که راهکاري عملی داشته باشد. بسیاري از استارتاپ هایی که امروز شکل می گیرند به دنبال حل یک مسئله هستند؛ این که

 
مثلا یک استارتاپ براي فراغت ایام کرونا چه می تواند انجام دهد؟ 

وي ادامه داد: امروز تمایز و جزیره اي کردن کسب و کارها مانند قدیم معنی ندارد و فضاي جزیره اي از بین رفته است؛ امروز می

 
توانید هم خالق اثر باشید و هم دریافت کننده آن که همه می تواند در یک پلتفرم که استارتاپ باشد، صورت گیرد. 

به شکلی کلی می شود گفت امروز تمام راه حل هاي خلاقانه که می تواند رخ دهد را می توان زیر چتر استارتاپ ها تعریف کرد. داغ
ترین حوزه هاي ورود استارتاپ ها عبارتند از حوزه هایی چون: غذا، مراقبت هاي بهداشتی، تولیدات سبز، حمل و نقل و دریافت و
تحویلی که قبلا پست انجام می داد و این حوزه ها نسبت به حوزه هاي کتاب داغ تر هستند اما جاي خوشحالی دارد که یکی از اولین

 
استارتاپ ها (آمازون) در حوزه نشر کتاب بوده و حل چالش ارسال و دریافت کتاب را در ابتدا پوشش داده است. 

رسولی در ادامه و در توضیح نقصان ها و چالش هاي حوزه استارتاپ ایران خاطرنشان کرد: کسب و کار و بازار ما خیلی خصوصی
نیست و این می تواند دامن گیر شود؛ ذات استارتاپ چابکی و کوچکی است و نمی تواند در ابعاد بزرگ دولتی محلی از رشد داشته

 
باشد. 

استارتاپ اگر امروز کاري را انجام ندهد شاید فردا رقیبش آن را تجاري سازي کند و این با ماهیت روند دولتی نمی خواند. اقتصاد ما
هنوز خیلی خصوصی نشده است و این موضوع سرآغاز بسیاري از مشکلات استارتاپ ها در این حوزه است. موضوع دیگر اخلاق کسب
و کار است که متاسفانه در ایران خیلی به آن توجه نمی کنیم؛ ضمن این که بحث اخلاق کسب و کار را در ایران خیلی رعایت نمی

 
کنیم و بعد از جذب مشتري و فروش و ... کیفیت ها افت می کند و قیمت بالا می رود و ... 

به گفته وي موارد مذکور از چالش هاي اساسی کسب و کارها در ایران است. موضوع دیگر این است که بسیاري از این کسب و کارها
دنبال رفع و حل نیستند چرا که بعد از شکل گیري یک پلتفرم، چندین مورد از این پلتفرم با همان مختصات (و حتی ضعیف تر)
تکرار می شوند و این نشان می دهد استارتاپ نه دنبال حل مسئله از مردم که دنبال کسب درآمد بوده است؛ کسب درآمد خوب است
به شرط این که مشکلات قبلی را رفع کند نه این که خودش هم تکرار مشکلات باشد. یکی از اصول اساسی استارتاپ رفع مشکلی از

 
جامعه اي است که قرار است خدمتی به آن ارائه شود که اگر این نباشد آن پلتفرم اساسا استارتاپ نیست. 

این استاد دانشگاه در انتها و در تشریح روند اصولی که یک استارتاپ باید طی کند، گفت: اولین گام استارتاپ مسئله شناسی است و
این که می شود براي آن کسب وکاري راه انداخت؟ یعنی باید ابعاد موضوع را شناخت که شامل موارد مقطعی و زودگذر است یا
دائمی و همیشگی؟ مشتریان چه کسانی هستند و ... بعد از شناسایی مسئله دنبال راه حل هستند تا ایده اي که جدي و کاربردي
است را دنبال کنند؛ مسئله بعدي تیم هست و این که بهترین تیم (متخصصان آن حوزه خاص) براي رسیدن به هدف تشکیل شود.
مرحله بعد شناسایی کاربرانی است که قرار است به آنها سرویس دهیم (شناسایی و گروه بندي)؛ آموزش خدمات ما به مخاطبان؛
نمونه اي کوچک را براي کار مشخص کرده و در آن به اجراي برنامه بپردازیم. قرار است این کسب و کار را چطور توسعه دهیم و از



 
چه کسانی بودجه دریافت کنیم. و اینها را یک شرکت استارتاپ باید گام به گام در راستاي موفقیت طی کند. 

 
برچسب ها 

 
- هفته کتاب 

 
- استارتاپ 

 
- نهاد کتابخانه هاي عمومی کشور 

- کتاب



پرداخت 185 میلیارد تسهیلات کرونایی به بخش گردشگري گیلان

منبع: گیلانستانشماره خبر:  124  |  تاریخ: 1399/08/26

معاون برنامه ریزي و سرمایه گذاري میراث فرهنگی گیلان گفت: 185 میلیارد ریال تسهیلات

 
کرونایی در قالب هزار و 248 پرونده به تاسیسات گردشگري گیلان پرداخت شده است. 

به گزارش گیلانستان، رضا حسن پور با اعلام این خبر گفت: با پیگیري این اداره کل میراث

 
فرهنگی گیلان به تعداد هزار و 248 پرونده به میزان 185 میلیارد ریال تسهیلات ارزان قیمت با سود 12 درصد پرداخت شده است. 

معاون برنامه ریزي و سرمایه گذاري گیلان گفت: با شیوع ویروس کرونا بیشترین آسیب و خسارات به بخش گردشگري و تأسیسات

 
این بخش وارد شده که با حمایت دولت با پرداخت تسهیلات بانکی نسبت به جبران بخشی از آن اقدام شده است. 

وي ادامه داد: با توجه به مصوبه ستاد ملی مدیریت بیماري کرونا تسهیلات و بسته هاي حمایتی ویژه از جمله امهال باز پرداخت
تسهیلات و تمدید مهلت حق بیمه سهمیه کارفرمایی تا پایان سال 99، امهال هزینه هاي آب، برق و گاز و هزینه هاي مالیاتی
سررسید سال 99، تسهیلات بانکی با کارمزد 12 درصد با تنفس 6 ماهه به منظور حمایت از بخش گردشگري در نظر گرفته شده

 
است. 

حسن پور همچنین با اشاره به صدور هفت موافقتنامه اصولی، اضافه کرد: استان گیلان از لحاظ آب و هوایی طبیعت بکر و دست
نخورده، کوه ها، جنگل هاي سواحل، تالاب از یک سو و وجود مکان هاي دیدنی و تاریخی از سوي دیگر؛ از جمله استان هایی بوده که

 
پتانسیل فراوانی براي توسعه صنعت گردشگري را دارا است. 

معاون برنامه ریزي و سرمایه گذاري استان گیلان گفت: این طرح ها شامل یک هتل، دو مجتمع، یک واحد پذیرایی و سه طرح بوم

 
گردي است که با اجراي این طرح ها حداقل 120 اشتغال مستقیم ایجاد خواهد شد. 

حسن پور گفت: به منظور تسریع در انجام امور سرمایه گذاران نسبت به برگزاري هفتگی کمیته فنی استان اقدام کرده است و به
منظور رونق اقتصادي استان و ایجاد اشتغال پایدار آن، برنامه ریزي لازم جهت توسعه گردشگري و اجراي طرح هاي مناسب در دستور

 
کار اداره کل قرار دارد. 

 
انتهاي پیام/مهر 

print



جادوي ابر و مه در جنگل توسکستان

منبع: تابناكشماره خبر:  125  |  تاریخ: 1399/08/26

 
جادوي ابر و مه در جنگل توسکستان 

جوش و خروش ابرهاي مواج در ارتفاعات منطقه جنگلی توسکستان و خلق اقیانوسی از توده هاي مه یکی از بکر و کم نظیرترین چشم
اندازهاي طبیعی ایران در جاده گرگان - شاهرود است که ترسیم رویا گونه تصاویر آن هم ذهن طبیعت گردان را براي تماشاي این

 
مناظر هیجان زده می کند. 

منطقه گردشگري توسکستان در دامنه شمال شرقی البرز و 18 کیلومتري جنوب شرقی گرگان از ابتداي روستاي توسکستان تا دشت

 
سرعلی آباد به طول تقریبی 35 کیلومتر در امتداد جاده گرگان - شاهرود واقع است. 

این منطقه در مجاورت 2 ناحیه کم فشار (دشت گرگان) و پر فشار (منطقه ابر) قرار گرفته و به همین سبب و اختلاف ارتفاع و در
نتیجه اختلاف دما توده هاي ابر به صورت سیال در ارتفاعات مختلف در حال فراز و فرود هستند و با خلق چشم اندازي منحصر به فرد

 
یکی از جاذبه هاي اصلی گلستان در بسیاري از روزهاي سال به شمار می روند. 

جاده پرپیچ و خم و چشم اندازهاي بکر و آبشارهاي کوچک و بزرگ و چشمه سارها و آبشارهاي متعدد و وجود اسب هاي وحشی

 
(یلخی) در دشت هاي مرتفع اوبن و اولنگ نیز از دیگر جاذبه هاي منطقه توسکستان است. 

به گفته محمد کریمی از کارشناسان محیط زیست گلستان؛ بطور معمول در مناطقی مانند محدوده سرعلی آباد به سمت توسکستان
به دلیل اختلاف محسوس ارتفاع علاوه بر تغییرات مخصوص آب و هوایی، مجموعه کم نظیري از گونه هاي مختلف گیاهی و جانوري

 
وجود دارد. 

وي بیان کرد: اختلاف ارتفاع و شیب بالا در این زیستگاه ها سبب می شود پوشش منطقه طیف زیادي از گونه هاي علفی ، بوته اي و

 
درختچه اي را در خود جاي دهد و در نتیجه امکان تماشاي حیات وحش در بازه هاي مختلف سال فراهم شود. 

دهیار روستاي توسکستان در گفتگو با ایرنا اظهار داشت: جاده توسکستان - شاهرود مسیر منحصر بفردي است که توجه به زیبایی
منطقه به ویژه چشم اندازهاي آن شامل انبوه ابرها می تواند به رونق صنعت گردشگري انجامیده و موجب ایجاد اشتغال و درآمد براي

 
بومیان و روستانشینان شود. 

حمید عرب اظهار داشت: علاوه بر آن با متنوع کردن فعالیت هاي اقتصادي و ایجاد حس مشارکت میان روستاییان می توان بسیاري

 
از مشکلات این سکونتگاه هاي در معرض مهاجرت را حل کرد. 

سید ابوالفضل جلینی یکی از بومیان منطقه نیز با اشاره به ظرفیت گردشگري طبیعی منطقه و حیات وحش مانند کَل، بز و مرال در
حاشیه جاده گردشگري توسکستان گفت: معرفی این ویژگی ها به گردشگران به شرط فراهم بودن زیرساخت و مراقبت دقیق از

 
طبیعت، به پایداري اشتغال و سکونت جوامع محلی خواهد انجامید. 



کارشناس میراث فرهنگی و گردشگري گلستان هم در گفتگو با ایرنا معتقد است: مه و امکان تماشاي طیف گسترده اي از ابرهاي
جوشان یکی از مزیت هاي گردشگري کم نظیر توسکستان است که این منطقه را از دیگر عرصه هاي جنگلی استان گلستان متمایز

 
می کند. 

جبرئیل نوکنده اظهار داشت: حفظ این چشم انداز منحصربفرد در گرو جلوگیري از راه اندازي تاسیسات ناسازگار با طبیعت و امکانات

 
مدرن وابسته به گردشگري است. 

جنگل هاي منطقه توسکستان بعنوان بخشی از پناهگاه حیات وحش هیرکانیا از غنی ترین اکوسیستم هاي گلستان محسوب می شود

 
بطوري که بیش از صدها گونه پرنده، پستاندار، خزنده زندگی کرده و ده ها گونه درختی و بوته اي در این عرصه وجود دارد. 

گنجشک سانان، سار، دارکوب، قرقاول خزري، کبک، بلدرچین، کبوتر جنگلی، شاهین، قوش، قرقی، عقاب و جغد، از گونه هاي
پرندگان و مرال، شوکا، گرگ، گراز، خرس، روباه، شغال، سمور، تشی، خارپشت، موش جنگلی، خرگوش، گربه وحشی، گورکن از گونه

 
هاي پستانداران ساکن این زیست بوم هستند. 

درختان این جنگل ها از نوع مختلط پهن برگ حاشیه جنوب دریاي خزر است که با آب و هواي نیمه مدیترانه اي و مرطوب سازگار

 
هستند. 

بلوط، توسکا، ممرز، افرا، انجیلی، زبان گنجشک، بارانک، سرخدار، شمشاد، لرگ، لیلکی، خرمندي، آزاد و انجیلی به عنوان مشهورترین

 
درختان و ازگیل، زالزالک، زغال اخته، الوچه وحشی، انار، خاس و کوله خاس به عنوان درختچه هاي این جنگل ها است. 

توجه به توسعه گردشگري در محور توسکستان یکی از راه هاي میان بر براي دست یابی به توسعه پایدار و ایجاد مشاغل هم سو با
طبیعت و محافظ محیط زیست در گلستان و نیازمند توجه و برنامه ریزي هر چه بیشتر متولیان اعم از بخش دولتی و خصوصی است.



سند حمایت از کودکان در رسانه هاي صوت و تصویر فراگیر منتشر می شود

منبع: خبرگزاري دفاع مقدسشماره خبر:  126  |  تاریخ: 1399/08/26

به گزارش گروه فرهنگ و هنر دفاع پرس، اولین نشست
«اینترنت امن براي کودکان» با همکاري ساترا و مرکز
نوآوري حکمرانی و کارآفرینی اجتماعی هیوادِ نو و با حضور

 
فعالین حوزه خانواده، آموزش و تربیت برگزار شد. 

در این نشست، «زهرا روشن دل» سرپرست اداره کل
تنظیم و تدوین مقررات ساترا در خصوص نقش و اهمیت و

مسئولیت حمایت از حقوق کودکان در فضاي مجازي و تنظیم گري در تدوین مقررات کودکان و رده بندي سنی مطالبی را بیان کرد

 
و گفت: حمایت ساترا از حوزه کودك را وظیفه خود می دانیم. 

وي با اشاره به موضوع ضابطه مندي درباره نحوه دسترسی این رده بندي سنی به فضاي مجازي گفت: در آینده اي نزدیک چگونگی
حمایت از کودکان از طریق الزامات سند حمایت از کودکان و ابزارهاي پیش بینی شده مانند امکان کنترل فعالیت کودك توسط

 
والدین در فضاي مجازي منتشر می شود. 

سرپرست اداره کل تنظیم و تدوین مقررات ساترا افزود: ساترا در سند حمایت از کودکان در رسانه هاي صوت و تصویر فراگیر علاوه بر
ضوابط محتوایی و حفظ محرمانگی و حریم خصوصی الزاماتی مانند ایجاد ابزار کنترل والدین، جداسازي دسترسی کودك و بزرگسال
به محتواي یک رسانه، حساب مخصوص کودکان، فرایند گزارش دهی ویژه، تفکیک قابل شناخت محتواي تبلیغات تجاري و تناسب

 
تبلیغات و ممنوعیت هاي تبلیغات را پیش بینی کرده است. 

روشن دل در ادامه علاوه بر تأکید به افزایش سواد رسانه اي در این زمینه به ضرورت رعایت رده بندي سنی به صورت مشترك بین
همه پلتفرم ها اشاره کرد و گفت: در حال حاضر 9 رسانه صوت و تصویر فراگیر با محتواي تخصصی کودك وجود دارد که این عدد در

 
حال افزایش است. همچنین رسانه هاي بزرگسال محوري هم با ارائه محتواي کودك در این زمینه فعال هستند. 

در ادامه این نشست، فعالان حوزه خانواده، آموزش و تربیت حاضر در جلسه به بیان دیدگاه ها و نظرات خود در خصوص آسیب

 
شناسی کودك در فضاي مجازي و زمینه هاي حمایت از طریق ابزارهاي فنی و بسترسازي هاي فرهنگی پرداختند. 

انتهاي پیام/ 121



بودجه چوب ادب سیاست مدارانی است که شعار می دهند

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  127  |  تاریخ: 1399/08/26

معاون اول رییس جمهوري گفت: بودجه چوب ادب سیاستمدارانی است که تنها شعار می دهند. منابع و مصارف در بودجه
کشور موضوعی واقعی است و باید با آن منطقی برخورد کرد. متاسفانه برخی مسائلی که در حال حاضر عنوان می شود با ده

برابر بودجه کنونی نیز نمی توان به آن حرف ها جامه عمل پوشاند.

جهانگیري: بودجه چوب ادب سیاست مدارانی است که
شعار می دهند معاون اول رییس جمهوري گفت: بودجه
چوب ادب سیاستمدارانی است که تنها شعار می دهند.
منابع و مصارف در بودجه کشور موضوعی واقعی است و
باید با آن منطقی برخورد کرد. متاسفانه برخی مسائلی که
در حال حاضر عنوان می شود با ده برابر بودجه کنونی نیز

 
نمی توان به آن حرف ها جامه عمل پوشاند. 

به گزارش برنا، اسحاق جهانگیري روز دوشنبه در
هفتادوپنجمین جلسه ستاد فرماندهی اقتصاد مقاومتی با اشاره به اهمیت بودجه سال 1400 کشور گفت: بودجه سال آینده کشور و

 
جهت گیري هاي اصلی آن باید با محوریت سیاست هاي اقتصاد مقاومتی تدوین شود. 

معاون اول رییس جمهور با بیان اینکه از هفته آینده بحث درباره منابع و مصارف بودجه سال 1400 در دولت انجام خواهد شد، اظهار

 
امیدواري کرد که بودجه مطابق سنوات گذشته در زمان مقرر در اختیار نمایندگان مجلس شوراي اسلامی قرار بگیرد. 

وي با اشاره به اینکه تحریم ها و شیوع کرونا فشارهاي مضاعفی بر بودجه کشور در سال جاري وارد کرده است، گفت: به فضل الهی
این دوره سخت را پشت سر خواهیم گذاشت و تصور دشمنان ایران که فکر می کردند ایران دچار کسري بودجه شدیدي شده و

 
اقتصادش فرو خواهد ریخت، باطل خواهد شد. 

جهانگیري افزود: با وجود همه سختی ها و دشواري ها که بر دولت و ملت ایران گذشت با همتی که مدیران کشور در موضوع بودجه از
خود نشان دادند، موفق شدیم تاکنون از این مرحله عبور کنیم هرچند برخی نمی خواهند قدر این زحمات را بدانند و حرف هایی را بر

 
زبان جاري می کنند که جز دلسرد کردن مدیریت کشور ثمري ندارد. 

 
زبان مدیران دولت براي پاسخگویی الکن نیست 

وي با تاکید بر اینکه همه می دانند که زبان مدیران دولت براي پاسخگویی زبان الکن نیست، گفت: ما شرایط کشور و مردم را در
موضع گیري هاي خود لحاظ می کنیم و می دانیم که مردم در شرایط سخت کنونی از مسئولان خود انتظار دارند که به فکر زندگی و

معیشت آنان باشند نه اینکه سرگرم دعوا و مجادله با یکدیگر شوند چرا که این مسئله گره اي از زندگی آنان باز نمی کند. 



معاون اول رییس جمهور با بیان اینکه مکرر گفته ام کارنامه این دولت قابل مقایسه با هر دولت دیگري در سالهاي پس از انقلاب
اسلامی است، گفت: براي مقایسه می توان به دو سال و نیم پایانی دولت آقاي احمدي نژاد و دو سال و نیم ابتدایی دولت تدبیر و امید
پرداخت که در این دو برهه کشور با تحریم هاي بین المللی مواجه بود. البته دولت قبل در آن مقطع بیش از دو میلیون بشکه نفت
صادر می کرد که از محل آن 210 میلیارد دلار درآمد در اختیار داشت اما درآمد دولت تدبیر و امید در دو سال و نیم ابتدایی آغاز

 
بکار خود تنها 120 میلیارد دلار بود. 

جهانگیري با تاکید بر اینکه با کلی گویی و شعار در کشور اتفاقی رخ نمی دهد، اظهار داشت: در دو سال و نیم پایانی دولت گذشته
میزان اشتغال خالص کشور روند کاهنده داشت و تقریباً صفر بود در حالی که در مقایسه با دو سال و نیم ابتدایی آغاز به کار دولت
تدبیر و امید سالانه 500 هزار شغل ایجاد شد و همچنین نرخ تورم در دولت گذشته رو به بالا بود و به 36 درصد رسید در حالی که

 
تورم در دولت آقاي روحانی روند کاهنده داشت و به 11.2 کاهش یافت. 

وي افزود: این دستاوردها در شرایطی اتفاق افتاد که فقط مدیریت دولت جابه جا شد. کسانی که می گویند مدیران دولت دچار ضعف
هستند خوب است این دو مقطع زمانی که شرایط کشور از لحاظ تحریم هاي بین المللی یکسان بوده است را مقایسه کنند و ببینند

 
چه اتفاقاتی در بخش هاي مختلف اقتصادي کشور رخ داد. 

معاون اول رییس جمهوري با تبیین برنامه ریزي هاي انجام شده در ستاد فرماندهی اقتصاد مقاومتی براي مقاوم کردن اقتصاد کشور
در برابر تکانه هاي خارجی، گفت: اجراي برنامه هاي اولویت دار اقتصاد مقاومتی شرایط کشور را روز به روز بهتر کرد. به طوریکه در
شروع کار دولت تدبیر و امید به ناگهان قیمت نفت به بشکه اي 30 دلار کاهش یافت اما براي هیچ کدام از شاخص هاي کلان

 
اقتصادي نظیر تورم، صادرات و میزان تولید مشکلی پیش نیامد و تغییري ایجاد نشد. 

جهانگیري اظهار داشت: در دوره جدید تحریم ها که باید به واقع از آن به عنوان جنگ اقتصادي یاد کرد، آمریکایی ها به دنبال
فروپاشی ایران بودند و حتی تا آنجا رفتند که جنگ نظامی را نیز چاشنی کار خود کنند، ترور سردار شهید سلیمانی و برخی اتفاقات
دیگر در منطقه خلیج فارس نشانه هاي تصمیمات آنها بود، البته برخی اتفاقات را نمی توان در مقطع کنونی بیان کرد و شاید در
شرایط دیگر بتوانیم براي مردم تبیین کنیم که دشمنان چه برنامه ریزي هایی براي کشور انجام داده بودند. قطعا هیچ کس نمی تواند

 
انفجار در یک نفت کش ایرانی را موضوعی اقتصادي قلمداد کند، دولت اجازه نداد در این شرایط سخت، اقتصاد کشور فرو بپاشد. 

 
هدف آمریکا فروپاشی ایران بود/ مقاومت ملت ایران در تاریخ ماندگار شد 

معاون اول رییس جمهور گفت: هدف آمریکا اقتصاد ایران نبود می خواستند ایران را از هم بپاشانند. در این مقطع حساس مردم ایران

 
مشکلات را تحمل کردند و دولت هم فشار زیادي را متحمل شد که این مقاومت در تاریخ ماندگار خواهد شد. 

وي افزود: بودجه کشور در سال 1400 و جهت گیري هاي اصلی آن باید با محوریت سیاست هاي اقتصاد مقاومتی تدوین شود،
کاهش اتکا به درآمدهاي نفتی در تنظیم بودجه سال آینده لحاظ خواهد شد البته این به معناي آن نیست که ما از سهمیه و حق
صادرات نفتی خود چشم پوشی کنیم. دولت ایران هیچ گاه از حق ملت خود نخواهد گذشت. هنر مدیریت این است که این درآمدها را

 
در جاي خود هزینه کند و در بودجه جاري قرار ندهد. 

جهانگیري با بیان اینکه صادر کنندگان غیرنفتی در این دوره همانند سربازان خط مقدم به کشور خدمت کردند، گفت: حمایت از



 
صادر کنندگان از جهت گیري هاي بودجه سال آینده خواهد بود و ما قدردان آنها هستیم. 

معاون اول رییس جمهور جهت گیري دیگر بودجه سال آینده را ایجاد امنیت غذایی توصیف کرد و گفت: در سال پایانی دولت گذشته
6 میلیون تن گندم وارد کشور می شد و کشتی هاي متعددي در کنار بنادر بودند و نمی توانستند کالاهاي خود را در ساحل تخلیه
کنند در شرایطی که در برخی از استان هاي کشور ذخیره گندم فقط براي چند روز وجود داشت. در حالی که امروز دولت واردات
گندم را فقط براي حفظ و افزایش میزان ذخایر استراتژیک کشور انجام می دهد. برنامه دولت در حمایت از کشاورزان و انجام اقدامات
اساسی نظیر خرید تضمینی قیمت گندم که از کیلویی 400 تومان در سال 92 به 4000 تومان براي سال زراعی آینده رسیده است

 
باعث شد که ما بیش از پیش در زمینه تولید گندم خودکفا شویم. 

 
ممنوعیت واردات کالاهاي لوکس از رویکردهاي بودجه1400 خواهد بود 

وي با تاکید بر اینکه یکی دیگر از رویکردهاي بودجه سال آینده ممنوعیت واردات کالاهاي لوکس و غیرضروري خواهد بود، گفت: در
دوره جدید تحریم ها دولت بیش از 2000 قلم کالا را در فهرست کالاهاي لوکس قرار داد و واردات آنها را ممنوع کرد اما متاسفانه
برخی براي زیر سوال بردن عملکرد دولت می روند و به موردي در فهرست هاي وارداتی دست پیدا می کنند و آن را بزرگنمایی می

 
کنند در حالی که در دوره تحریم هاي قبل در دولت گذشته به طور رسمی خودروهاي لوکسی نظیر پورشه وارد کشور می شد. 

معاون اول رییس جمهوري با اشاره به ضرورت حمایت از معیشت محرومان و افراد تحت پوشش کمیته امداد و بهزیستی و نیز کمک
به معیشت بیکارانی که از بیمه برخوردار نیستند در بودجه سال 1400، گفت: حمایت از اقشار محروم و آسیب پذیر جامعه در بودجه
سال آینده از جهت گیري هاي اصلی خواهد بود. رسیدگی به حقوق کارکنان و بازنشستگان و متناسب سازي دستمزدها و دریافت ها

 
در راستاي عدالت بنیانی سیاست هاي اقتصاد مقاومتی در تدوین بودجه سال آینده لحاظ خواهد شد. 

وي یادآورشد: ما می دانیم وضع زندگی کارمندان و کارگران دشوار است و آنها به سختی زندگی خود را اداره می کنند، در این شرایط
دشوار اقتصادي تلاش کردیم که به میزان قابل توجهی حقوق کارمندان اداري و بازنشستگان افزایش یابد، خوب است که منتقدان
مقایسه کنند در آن شرایطی که بیش از 2 میلیون بشکه نفت با قیمت هاي بالا صادر می شد چه میزان به حقوق کارمندان و

 
بازنشستگان اضافه کردند. 

 
طرح هاي اولویت دار اقتصاد مقاومتی باید با قوت ادامه یابد 

جهانگیري ادامه داد: طرح هاي اولویت دار اقتصاد مقاومتی که بیش از 100 مورد آن در ستاد فرماندهی اقتصاد مقاومتی به تصویب
رسید باید با قوت ادامه یابد، این طرح ها علاوه بر اینکه تاب آوري اقتصاد ما را بالا برد، کشور را از واردات برخی کالاها نیز بی نیاز

 
کرد. 

وي افزود: این طرح ها باید در اولویت کار دستگاه ها، نظام بانکی و صندوق توسعه ملی باشد. یک نمونه از پروژه هاي اولویت دار
اقتصاد مقاومتی، راه اندازي پالایشگاه ستاره خلیج فارس بود. فرض کنید اگر این پالایشگاه در سالهاي گذشته احداث نمی شد با
شروع دور جدید تحریم ها مشکلات زیادي براي کشور در تامین بنزین ایجاد می شد، امروز این پالایشگاه علاوه بر رفع نیاز داخلی

 
مصرف بنزین به محلی براي صادرات بنزین کشور و تامین ارز کشور تبدیل شده است. 

جهانگیري گفت: موضوع کرونا نیز باید بعنوان موضوعی جدي در بودجه سال 1400 با سرفصلی مشخص مدنظر قرار گیرد و حمایت از



شرکت هاي دانش بنیان باید در بودجه سال آینده مورد نظر باشد. شرکت هاي دانش بنیان در دوران کرونا کمک فراوانی در تولید

 
ماسک و تجهیزات پزشکی کردند که این روند باید جدي تر دنبال شود. 

 
بودجه چوب ادب سیاستمدارانی است که تنها شعار می دهند/امیدواریم بودجه نقطه آغاز تفاهم دولت و مجلس باشد 

معاون اول رییس جمهور گفت: تجربه من به عنوان فردي که هم در دولت و هم در مجلس فعالیت کرده ام می گوید؛ بودجه چوب
ادب سیاستمداران بویژه سیاستمدارانی است که تنها شعار می دهند. منابع و مصارف در بودجه کشور موضوعی واقعی است و باید با
آن منطقی برخورد کرد. نمی توان ذهنی و خیالی منابع کشور را افزایش دهیم. متاسفانه برخی مسائلی که در حال حاضر عنوان می

 
شود با ده برابر بودجه کنونی نیز نمی توان به آن حرف ها جامه عمل پوشاند. 

وي افزود: برخی می گویند منابع گمرکی را افزایش بدهیم، کسی که این حرف را می زند نشان می دهد که کمترین آشنایی با اقتصاد
ندارد زیرا این دست محاسبه ها موجب افزایش قیمت همه کالاها در کشور می شود. باید آشکارا و شفاف به مردم بگویند درآمدي که

 
از این تصمیم حاصل می شود، پیامدهاي آن تورم و افزایش سرسام آور قیمت همه کالاها خواهد بود. 

جهانگیري اظهار امیدواري کرد؛ بودجه سال آینده، نقطه آغاز تفاهم و همکاري دولت و مجلس جدید باشد و اگر منابعی وجود داشته
باشد که از چشم دولت دور مانده باشد و معرفی شود، قدردانی خواهیم کرد و منابع جدید را براي کمک به زندگی و معیشت مردم

 
صرف خواهیم کرد. 

معاون اول رییس جمهور در بخش دیگري از سخنان خود با اشاره به گزارش رییس بنیاد مسکن انقلاب اسلامی در خصوص سیاست
هاي اقتصاد مقاومتی و ساخت مسکن در روستاها و شهرهاي کوچک براي محرومان، گفت: بنیاد مسکن انقلاب اسلامی کارهاي
بزرگی در سالهاي اخیر انجام داده است به ویژه در ساخت مسکن پس از حوادث غیرمترقبه نظیر زلزله کرمانشاه و سیل سال 1398

 
که بنیاد مسکن خوش درخشید. 

وي افزود: در دولت آقاي روحانی در حوزه کمک به محرومین و مواجهه با خسارات حوادث غیرمترقبه کارهایی بزرگ انجام شد که ما

 
نتوانستیم به خوبی آن را براي مردم بیان کنیم، تنها در زلزله کرمانشاه در مقطعی کوتاه 100 هزار واحد مسکونی ساخته شد. 

جهانگیري گفت: اخیراً مراسم پایان ساخت و بازسازي 1 میلیون واحد مسکن پس از سیل سال 98 نیز برگزار شد، خوشبختانه در

 
ساخت خانه هاي جدید استانداردهاي لازم ساخت و ساز رعایت شده است و تفاوت بسیاري با خانه هاي قبلی وجود دارد. 

معاون اول رییس جمهور ساخت 100 هزار واحد جدید براي محرومین در روستاها و شهرهاي کوچک، تامین مسکن ایتام و نوسازي و
مقاوم سازي در بافت حاشیه اي شهرها را نیز از اقدامات ارزشمند بنیاد مسکن انقلاب اسلامی توصیف کرد و گفت: اجراي این طرح ها

 
در چارچوب سیاست هاي دولت و رویکرد عدالت بنیانی سیاست هاي اقتصاد مقاومتی انجام می شود. 

وي ادامه داد: سازمان بهزیستی هم اعلام کرده است که از 130 هزار واحد مسکونی که براي معلولین ساخته شده بیش از 90 هزار
واحد آن در دولت آقاي روحانی انجام شده است. اینکه محرومین در برخی روستاها بدون هیچ آورده اي داراي سرپناه می شوند کاري

 
ارزشمند است. 

معاون اول رییس جمهوري افزود: امام خمینی (ره) فرمودند که مستضعفین و محرومین جامعه ولی نعمت ما هستند ما خواهان



حرکت در مسیر حضرت امیر المومنین(ع) که شهید راه عدالت بود هستیم و باید در این جهت تلاش کنیم. امیدوارم این اقدامات با

 
سرعت و گستردگی بیشتري ادامه پیدا کند و سنگ بناي این فعالیت ها به گونه اي باشد که در دولت هاي بعدي نیز ادامه یابد 

جهانگیري ضمن قدردانی از نظام بانکی کشور در پرداخت تسهیلات به منظور ساخت و نوسازي بافت هاي فرسوده و تامین مسکن

 
محرومین اظهار امیدواري کرد نظام بانکی در تداوم این برنامه ها بیش از پیش همکاري کند. 

در این جلسه که وزراي صنعت، معدن و تجارت، ارتباطات و فناوري اطلاعات، نیرو و معاون علمی و فناوري رییس جمهور، رییس
سازمان برنامه و بودجه و معاون امور زنان ریاست جمهوري حضور داشتند، پورمحمدي معاون اقتصادي و هماهنگی سازمان برنامه و
بودجه گزارش مبسوطی از عملکرد هفت ماهه منابع و مصارف عمومی قانون بودجه و هدفمندي در سال 1399 و برآورد منابع و
مصارف عمومی در لایحه بودجه سال 1400 کل کشور و نیز جهت گیري هاي بودجه سال آینده بر اساس چند رویکرد اقتصاد

 
مقاومتی و جهش تولید ارائه کرد. 

همچنین تابش رییس بنیاد مسکن انقلاب اسلامی در گزارشی با اشاره به نحوه تامین مسکن محرومین و ایتام، نوسازي و مقاوم سازي
خانه ها در بافت هاي حاشیه اي شهرها از ساخت 91940 واحد مسکونی در یک سال گذشته با استفاده از تسهیلات ارزان قیمت،

کمک بلاعوض سازمان برنامه و بودجه ارائه کرد.



شش مقاله در بررسی شکاف هاي اجتماعی در ایران

منبع: کتاب نیوزشماره خبر:  128  |  تاریخ: 1399/08/26

«شکاف هاي اجتماعی در ایران» اثري پژوهشی است که می کوشد از دریچه شکاف ها و نابرابري هاي اجتماعی به جامعه ایرانی

 
نگاه کند. 

«ساختار اجتماعی در بیشتر جوامع کنونی به واسطه انبوهی از شکاف
هاي کوچک یا بزرگ و فعال یا غیرفعال ترك خورده است. مسئله مهم
نحوه مواجهه با شکاف هاي درون نظام اجتماعی است. در ایران نیز
شکاف هاي تاریخی متعددي در بطن شکل گیري دولت ملی از آغاز
عصر پهلوي به بعد پرورده شده است، بسته به عملکرد دولت ها و توازن
قواي اجتماعی در هر دوره شکاف هایی در مقام ابژه اصلی مناقشات
اجتماعی تعریف شده و تصویر کلی «جامعه» را برساخته اند.» (ص. 17)

به گزارش کتاب نیوز به نقل از ایرنا، کتاب شکاف هاي اجتماعی در
ایران که زیرنظر محمد روزخوش نگاشته شده است مشتمل بر شش
مقاله و مقدمه اي تفصیلی درباره مفهوم شکاف اجتماعی و مفاهیم «هم
خانواده» با آن است. منظور از شکاف اجتماعی، خط یا خطوط اصلی
تمایز و تعارض در جامعه و چگونگی بازتاب آنها در نگرش ها و

 
کردارهاي اجتماعی است . 

نویسندگان کتاب، منتقد رویکرد رایج تحلیل شکاف هاي اجتماعی در
ایران هستند و کوشیده اند رویکردي بدیل ارائه کنند. به استناد آنچه در مقدمه این کتاب آمده هر تحلیلی که بخواهد ریشه ها، ساز و
کارها و محتواي انضمامی شکاف هاي اجتماعی در ایران را فراچنگ آورد، باید دست کم سه مؤلفه «ویژگی هاي ساخت اجتماعی در

 
ایران»، «تحلیلی از ساخت دولت» و نیز «مناسبات منطقه اي و جهانی» را در نظر گیرد . 

مقاله نخست کتاب با عنوان «زنان و مساله حقوق شهروندي در ایران» به قلم فاطمه صادقی است. وي در این مقاله به مسائلی چون

 
قانون اساسی و حقوق شهروندي زنان، رویه هاي فراقانونی، تعدد و تعارض قوانین و افت اشتغال رسمی می پردازد. 

«عوامل تکوین و تعمیق نابرابرهاي طبقاتی در ایران» عنوان دومین مقاله این مجموعه است که محمد مالجو آن را نگاشته است و در
آن موضوعاتی چون چارچوب تحلیلی براي تبیین نابراري هاي طبقاتی، تصاحب به مدد سلب مالکیت از توده ها، نحوه تصاحب به مدد
سلب مالکیت از توده ها در سازوکار خصوصی سازي، نحوه تصاحب به مدد سلب مالکیت از توده ها در سازوکار خلق نقدینگی و نحوه



 
تصاحب به مدد سلب مالکیت از توده ها در سازوکار کالایی سازي خدمت آموزش عالی مطرح می شود. 

به این ترتیب موضوع دو مقاله نخست کتاب عمدتا نابرابري است و سایر مقالات به انحا و اشکال مختلف با مقوله «شکاف اجتماعی»

 
درگیر شده اند. 

سومین مقاله این اثر پژوهشی را با عنوان «آتش زیر خاکستر:شکاف هاي طبقاتی و پس لرزه هاي آن» حسام سلامت نوشته است که
در جریان آن مقولاتی چون نابرابري فزاینده جهانی و تشدید شکاف طبقاتی، خیزش نابرابري هاي اقتصادي در ایران و تعمیق شکاف

 
طبقاتی، توزیع جغرافیایی نابرابري و از شکاف ها به ستیزها: درباره سیاسی شدن روابط نامتقارن قدرت مطرح می شود. 

«تکوین شکاف تحصیلی در ایران» به قلم فروزان افشار چهارمین مقاله است که به مباحثی چون، دگرگونی بزرگ، چیزي کمتر از
شکاف، اقتدارگرایی و آموزشی؛ تنش و مقاومت، تحلیل ثانویه داده هاي پیمایشی ملاحظات و محدودیت ها، سبک زندگی؛ نبرد

 
موضعی، نگرش به سیاست: مطلع تر، مخالف خوانتر و بی اعتمادتر، می پردازد. 

 
در نتیجه گیري این مقاله می خوانیم: 

روي هم رفته، با افزایش سطوح تحصیلی در ایران گرایش به ارزش هاي دموکراتیک بیشتر می شود. اگرچه، چنان که شرح داده شد،
برخی سازوکارها در جهت تضعیف این رابطه عمل کرده اند. مشخصا پنج سازوکار مجزا را در این زمینه می توان برشمرد: یکم، پروژه
اسلامی سازي دانشگاه؛ دوم، پداگوژي سنتی حاکم بر نظام آموزشی در ایران؛ سوم، تمرکزگرایی حاکم بر نظام آموزشی ایران؛ چهارم،
گسترش اشکال غیرحضوري آموزش و پنجم، سیاست بومی گزینی در پذیرش دانشجوها. روش یادگیري سنتی و حافظه محور که بر
نظام آموزشی ایران حکمفرماست به واسطه ضربه زدن به تفکر خلاق و انتقادي، رابطه نظام آموزش در ایران و هنجارهاي دموکراتیک
را سست کرده است؛ و شیوه تمرکزگراي اداره دانشگاه در ایران که کنترل دانشگاه را ممکن می سازد بر سر راه رشد ارزش هاي

 
دموکراتیک که با خودگردانی و استقلال همبسته اند مانع ایجاد کرده است. (ص.219) 

مقاله پنجم این اثر پژوهشی به قلم آرش حیدري، «صورت بندي شکاف نسلی در علوم اجتماعی ایرانی» نام دارد و صورت بندي
مسئله، چشم انداز نظري، مفهوم پردازي شکاف نسلی در دهه چهل، صورت بندي شکاف نسلی در دو دهه اخیر بخش هاي آن را

 
تشکیل می دهد. 

«فرهنگ رسمی و فرهنگ عمومی»؛ همنوایی ها و ناهمنوایی ها نوشته محمد روزخوش آخرین مقاله این اثر است و در آن مباحثی

 
چون ملاحظات مفهومی، چشم انداز تاریخی، دینداري و فرهنگ رسمی، مساله حجاب و سرگرمی و ایدئولوژي مطرح شده است. 

شکاف هاي اجتماعی در ایران را پژوهشگاه فرهنگ، هنر و ارتباطات وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی در 320 صفحه و شمارگان 500

 
نسخه، منتشر کرده است. 

................ هر روز با کتاب ...............



جهانگیري: بودجه چوب ادب سیاست مدارانی است که شعار می دهند

منبع: شبکه ایرانشماره خبر:  129  |  تاریخ: 1399/08/26

خودکفایی در تولید گندم و بنزین نتیجه برنامه هاي اقتصاد مقاومتی است/ بودجه سال 1400 باید با محوریت سیاست هاي
اقتصاد مقاومتی تدوین شود/ بودجه چوب ادب سیاستمداران بویژه سیاستمدارانی است که تنها شعار می دهند / زبان مدیران

کشور براي پاسخگویی الکن نیست/انتظار مردم از مسئولان رسیدگی به زندگی و معیشت ...

خودکفایی در تولید گندم و بنزین نتیجه برنامه هاي
اقتصاد مقاومتی است/ بودجه سال 1400 باید با محوریت
سیاست هاي اقتصاد مقاومتی تدوین شود/ بودجه چوب
ادب سیاستمداران بویژه سیاستمدارانی است که تنها شعار
می دهند / زبان مدیران کشور براي پاسخگویی الکن
نیست/انتظار مردم از مسئولان رسیدگی به زندگی و
معیشت آنان است نه سرگرم شدن به دعوا و مجادله /
آمریکایی ها براي فروپاشی ایران می خواستند علاوه بر

 
جنگ اقتصادي، جنگ نظامی را نیز چاشنی کار کنند 

 
هفتادوپنجمین جلسه ستاد فرماندهی اقتصاد مقاومتی صبح امروز(دوشنبه) به ریاست معاون اول رییس جمهور برگزار شد. 

دکتر جهانگیري در این جلسه با اشاره به اهمیت بودجه سال 1400 کشور، گفت: بودجه سال آینده کشور و جهت گیري هاي اصلی

 
آن باید با محوریت سیاست هاي اقتصاد مقاومتی تدوین شود. 

معاون اول رییس جمهور با بیان اینکه از هفته آینده بحث درباره منابع و مصارف بودجه سال 1400 در دولت انجام خواهد شد، اظهار

 
امیدواري کرد که بودجه مطابق سنوات گذشته در زمان مقرر در اختیار نمایندگان مجلس شوراي اسلامی قرار بگیرد. 

وي با اشاره به اینکه تحریم ها و شیوع کرونا فشارهاي مضاعفی بر بودجه کشور در سالجاري وارد کرده است، گفت: به فضل الهی این
دوره سخت را پشت سر خواهیم گذاشت و تصور دشمنان ایران که فکر می کردند ایران دچار کسري بودجه شدیدي شده و اقتصادش

 
فرو خواهد ریخت، باطل خواهد شد. 

دکتر جهانگیري افزود: با وجود همه سختی ها و دشواري ها که بر دولت و ملت ایران گذشت با همتی که مدیران کشور در موضوع
بودجه از خود نشان دادند، موفق شدیم تاکنون از این مرحله عبور کنیم هرچند برخی نمی خواهند قدر این زحمات را بدانند و حرف

 
هایی را بر زبان جاري می کنند که جز دلسرد کردن مدیریت کشور ثمري ندارد. 

وي با تاکید بر اینکه همه می دانند که زبان مدیران دولت براي پاسخگویی زبان الکن نیست، گفت: ما شرایط کشور و مردم را در
موضع گیري هاي خود لحاظ می کنیم و می دانیم که مردم در شرایط سخت کنونی از مسئولان خود انتظار دارند که به فکر زندگی و

 
معیشت آنان باشند نه اینکه سرگرم دعوا و مجادله با یکدیگر شوند چرا که این مسئله گره اي از زندگی آنان باز نمی کند. 

معاون اول رییس جمهور با بیان اینکه مکرر گفته ام کارنامه این دولت قابل مقایسه با هر دولت دیگري در سالهاي پس از انقلاب
اسلامی است، گفت: براي مقایسه می توان به دو سال و نیم پایانی دولت آقاي احمدي نژاد و دو سال و نیم ابتدایی دولت تدبیر و امید
پرداخت که در این دو برهه کشور با تحریم هاي بین المللی مواجه بود. البته دولت قبل در آن مقطع بیش از دو میلیون بشکه نفت
صادر می کرد که از محل آن 210 میلیارد دلار درآمد در اختیار داشت اما درآمد دولت تدبیر و امید در دو سال و نیم ابتدایی آغاز



 
بکار خود تنها 120 میلیارد دلار بود. 

دکتر جهانگیري با تاکید بر اینکه با کلی گویی و شعار در کشور اتفاقی رخ نمی دهد، اظهار داشت: در دو سال و نیم پایانی دولت
گذشته میزان اشتغال خالص کشور روند کاهنده داشت و تقریباً صفر بود در حالی که در مقایسه با دو سال و نیم ابتدایی آغاز به کار
دولت تدبیر و امید سالانه 500 هزار شغل ایجاد شد و همچنین نرخ تورم در دولت گذشته رو به بالا بود و به 36 درصد رسید در حالی

 
که تورم در دولت آقاي روحانی روند کاهنده داشت و به 11.2 کاهش یافت. 

معاون اول رییس جمهور افزود: این دستاوردها در شرایطی اتفاق افتاد که فقط مدیریت دولت جابه جا شد. کسانی که می گویند
مدیران دولت دچار ضعف هستند خوب است این دو مقطع زمانی که شرایط کشور از لحاظ تحریم هاي بین المللی یکسان بوده است

 
را مقایسه کنند و ببینند چه اتفاقاتی در بخش هاي مختلف اقتصادي کشور رخ داد. 

وي با تبیین برنامه ریزي هاي انجام شده در ستاد فرماندهی اقتصاد مقاومتی براي مقاوم کردن اقتصاد کشور در برابر تکانه هاي
خارجی، گفت: اجراي برنامه هاي اولویت دار اقتصاد مقاومتی شرایط کشور را روز به روز بهتر کرد. به طوریکه در شروع کار دولت
تدبیر و امید به ناگهان قیمت نفت به بشکه اي 30 دلار کاهش یافت اما براي هیچ کدام از شاخص هاي کلان اقتصادي نظیر تورم،

 
صادرات و میزان تولید مشکلی پیش نیامد و تغییري ایجاد نشد. 

دکتر جهانگیري اظهار داشت: در دوره جدید تحریم ها که باید به واقع از آن به عنوان جنگ اقتصادي یاد کرد، آمریکایی ها به دنبال
فروپاشی ایران بودند و حتی تا آنجا رفتند که جنگ نظامی را نیز چاشنی کار خود کنند، ترور سردار شهید سلیمانی و برخی اتفاقات
دیگر در منطقه خلیج فارس نشانه هاي تصمیمات آنها بود ، البته برخی اتفاقات را نمی توان در مقطع کنونی بیان کرد و شاید در
شرایط دیگر بتوانیم براي مردم تبیین کنیم که دشمنان چه برنامه ریزي هایی براي کشور انجام داده بودند. قطعا هیچکس نمی تواند

 
انفجار در یک نفت کش ایرانی را موضوعی اقتصادي قلمداد کند، دولت اجازه نداد در این شرایط سخت، اقتصاد کشور فرو بپاشد. 

معاون اول رییس جمهور گفت: هدف آمریکا اقتصاد ایران نبود می خواستند ایران را از هم بپاشانند. در این مقطع حساس مردم ایران

 
مشکلات را تحمل کردند و دولت هم فشار زیادي را متحمل شد که این مقاومت در تاریخ ماندگار خواهد شد. 

وي افزود: بودجه کشور در سال 1400 و جهت گیري هاي اصلی آن باید با محوریت سیاست هاي اقتصاد مقاومتی تدوین شود،
کاهش اتکا به درآمدهاي نفتی در تنظیم بودجه سال آینده لحاظ خواهد شد البته این به معناي آن نیست که ما از سهمیه و حق
صادرات نفتی خود چشم پوشی کنیم. دولت ایران هیچگاه از حق ملت خود نخواهد گذشت. هنر مدیریت این است که این درآمدها را

 
در جاي خود هزینه کند و در بودجه جاري قرار ندهد. 

دکتر جهانگیري با بیان اینکه صادر کنندگان غیرنفتی در این دوره همانند سربازان خط مقدم به کشور خدمت کردند، گفت: حمایت

 
از صادر کنندگان از جهت گیري هاي بودجه سال آینده خواهد بود و ما قدردان آنها هستیم. 

معاون اول رییس جمهور جهت گیري دیگر بودجه سال آینده را ایجاد امنیت غذایی توصیف کرد و گفت: در سال پایانی دولت گذشته
6 میلیون تن گندم وارد کشور می شد و کشتی هاي متعددي در کنار بنادر بودند و نمی توانستند کالاهاي خود را در ساحل تخلیه
کنند در شرایطی که در برخی از استان هاي کشور ذخیره گندم فقط براي چند روز وجود داشت. در حالی که امروز دولت واردات
گندم را فقط براي حفظ و افزایش میزان ذخایر استراتژیک کشور انجام می دهد. برنامه دولت در حمایت از کشاورزان و انجام اقدامات
اساسی نظیر خرید تضمینی قیمت گندم که از کیلویی 400 تومان در سال 92 به 4000 تومان براي سال زراعی آینده رسیده است

 
باعث شد که ما بیش از پیش در زمینه تولید گندم خودکفا شویم. 

وي با تاکید بر اینکه یکی دیگر از رویکردهاي بودجه سال آینده ممنوعیت واردات کالاهاي لوکس و غیرضروري خواهد بود، گفت: در
دوره جدید تحریم ها دولت بیش از 2000 قلم کالا را در فهرست کالاهاي لوکس قرار داد و واردات آنها را ممنوع کرد اما متاسفانه
برخی براي زیر سوال بردن عملکرد دولت می روند و به موردي در فهرست هاي وارداتی دست پیدا می کنند و آن را بزرگنمایی می

 
کنند در حالی که در دوره تحریم هاي قبل در دولت گذشته به طور رسمی خودروهاي لوکسی نظیر پورشه وارد کشور می شد. 

معاون اول رییس جمهور همچنین با اشاره به ضرورت حمایت از معیشت محرومان و افراد تحت پوشش کمیته امداد و بهزیستی و نیز
کمک به معیشت بیکارانی که از بیمه برخوردار نیستند در بودجه سال 1400، گفت: حمایت از اقشار محروم و آسیب پذیر جامعه در
بودجه سال آینده از جهت گیري هاي اصلی خواهد بود. رسیدگی به حقوق کارکنان و بازنشستگان و متناسب سازي دستمزدها و



دریافت ها در راستاي عدالت بنیانی سیاست هاي اقتصاد مقاومتی در تدوین بودجه سال آینده لحاظ خواهد شد. ما می دانیم وضع
زندگی کارمندان و کارگران دشوار است و آنها به سختی زندگی خود را اداره می کنند، در این شرایط دشوار اقتصادي تلاش کردیم که
به میزان قابل توجهی حقوق کارمندان اداري و بازنشستگان افزایش یابد، خوب است که منتقدان مقایسه کنند در آن شرایطی که

 
بیش از 2 میلیون بشکه نفت با قیمت هاي بالا صادر می شد چه میزان به حقوق کارمندان و بازنشستگان اضافه کردند. 

دکتر جهانگیري ادامه داد: طرح هاي اولویت دار اقتصاد مقاومتی که بیش از 100 مورد آن در ستاد فرماندهی اقتصاد مقاومتی به
تصویب رسید باید با قوت ادامه یابد، این طرح ها علاوه بر اینکه تاب آوري اقتصاد ما را بالا برد، کشور را از واردات برخی کالاها نیز بی

 
نیاز کرد. 

وي افزود: این طرح ها باید در اولویت کار دستگاه ها، نظام بانکی و صندوق توسعه ملی باشد. یک نمونه از پروژه هاي اولویت دار
اقتصاد مقاومتی، راه اندازي پالایشگاه ستاره خلیج فارس بود. فرض کنید اگر این پالایشگاه در سالهاي گذشته احداث نمی شد با
شروع دور جدید تحریم ها مشکلات زیادي براي کشور در تامین بنزین ایجاد می شد، امروز این پالایشگاه علاوه بر رفع نیاز داخلی

 
مصرف بنزین به محلی براي صادرات بنزین کشور و تامین ارز کشور تبدیل شده است. 

دکتر جهانگیري گفت: موضوع کرونا نیز باید بعنوان موضوعی جدي در بودجه سال 1400 با سرفصلی مشخص مدنظر قرار گیرد و
حمایت از شرکت هاي دانش بنیان باید در بودجه سال آینده مورد نظر باشد. شرکت هاي دانش بنیان در دوران کرونا کمک فراوانی

 
در تولید ماسک و تجهیزات پزشکی کردند که این روند باید جدي تر دنبال شود. 

معاون اول رییس جمهور گفت: تجربه من به عنوان فردي که هم در دولت و هم در مجلس فعالیت کرده ام می گوید؛ بودجه چوب
ادب سیاستمداران بویژه سیاستمدارانی است که تنها شعار می دهند. منابع و مصارف در بودجه کشور موضوعی واقعی است و باید با
آن منطقی برخورد کرد. نمی توان ذهنی و خیالی منابع کشور را افزایش دهیم. متاسفانه برخی مسائلی که در حال حاضر عنوان می

 
شود با ده برابر بودجه کنونی نیز نمی توان به آن حرف ها جامه عمل پوشاند. 

وي افزود: برخی می گویند منابع گمرکی را افزایش بدهیم، کسی که این حرف را می زند نشان می دهد که کمترین آشنایی با اقتصاد
ندارد زیرا این دست محاسبه ها موجب افزایش قیمت همه کالاها در کشور می شود. باید آشکارا و شفاف به مردم بگویند درآمدي که

 
از این تصمیم حاصل می شود، پیامدهاي آن تورم و افزایش سرسام آور قیمت همه کالاها خواهد بود. 

دکتر جهانگیري اظهار امیدواري کرد؛ بودجه سال آینده، نقطه آغاز تفاهم و همکاري دولت و مجلس جدید باشد و اگر منابعی وجود
داشته باشد که از چشم دولت دور مانده باشد و معرفی شود، قدردانی خواهیم کرد و منابع جدید را براي کمک به زندگی و معیشت

 
مردم صرف خواهیم کرد. 

معاون اول رییس جمهور در بخش دیگري از سخنان خود با اشاره به گزارش رییس بنیاد مسکن انقلاب اسلامی در خصوص سیاست
هاي اقتصاد مقاومتی و ساخت مسکن در روستاها و شهرهاي کوچک براي محرومان، گفت: بنیاد مسکن انقلاب اسلامی کارهاي
بزرگی در سالهاي اخیر انجام داده است به ویژه در ساخت مسکن پس از حوادث غیرمترقبه نظیر زلزله کرمانشاه و سیل سال 1398

 
که بنیاد مسکن خوش درخشید. 

وي افزود: در دولت آقاي روحانی در حوزه کمک به محرومین و مواجهه با خسارات حوادث غیرمترقبه کارهایی بزرگ انجام شد که ما

 
نتوانستیم به خوبی آن را براي مردم بیان کنیم، تنها در زلزله کرمانشاه در مقطعی کوتاه 100 هزار واحد مسکونی ساخته شد. 

دکتر جهانگیري گفت: اخیراً مراسم پایان ساخت و بازسازي 1 میلیون واحد مسکن پس از سیل سال 98 نیز برگزار شد، خوشبختانه

 
در ساخت خانه هاي جدید استانداردهاي لازم ساخت و ساز رعایت شده است و تفاوت بسیاري با خانه هاي قبلی وجود دارد. 

معاون اول رییس جمهور ساخت 100 هزار واحد جدید براي محرومین در روستاها و شهرهاي کوچک، تامین مسکن ایتام و نوسازي و
مقاوم سازي در بافت حاشیه اي شهرها را نیز از اقدامات ارزشمند بنیاد مسکن انقلاب اسلامی توصیف کرد و گفت: اجراي این طرح ها
در چارچوب سیاست هاي دولت و رویکرد عدالت بنیانی سیاست هاي اقتصاد مقاومتی انجام می شود. خوب است اطلاع رسانی دقیقی

 
در این خصوص انجام شده است. 

وي ادامه داد: سازمان بهزیستی هم اعلام کرده است که از 130 هزار واحد مسکونی که براي معلولین ساخته شده بیش از 90 هزار
واحد آن در دولت آقاي روحانی انجام شده است. اینکه محرومین در برخی روستاها بدون هیچ آورده اي داراي سرپناه می شوند کاري



 
ارزشمند است. 

وي افزود: امام خمینی (ره) فرمودند که مستضعفین و محرومین جامعه ولی نعمت ما هستند ما خواهان حرکت در مسیر حضرت امیر
المومنین(ع) که شهید راه عدالت بود هستیم و باید در این جهت تلاش کنیم. امیدوارم این اقدامات با سرعت و گستردگی بیشتري

 
ادامه پیدا کند و سنگ بناي این فعالیت ها به گونه اي باشد که در دولت هاي بعدي نیز ادامه یابد. 

دکتر جهانگیري ضمن قدردانی از نظام بانکی کشور در پرداخت تسهیلات به منظور ساخت و نوسازي بافت هاي فرسوده و تامین

 
مسکن محرومین اظهار امیدواري کرد نظام بانکی در تداوم این برنامه ها بیش از پیش همکاري کند. 

در این جلسه که وزراي صنعت، معدن و تجارت، ارتباطات و فناوري اطلاعات، نیرو و معاون علمی و فناوري رییس جمهور، رییس
سازمان برنامه و بودجه و معاون امور زنان ریاست جمهوري حضور داشتند، پورمحمدي معاون اقتصادي و هماهنگی سازمان برنامه و
بودجه گزارش مبسوطی از عملکرد هفت ماهه منابع و مصارف عمومی قانون بودجه و هدفمندي در سال 1399 و برآورد منابع و
مصارف عمومی در لایحه بودجه سال 1400 کل کشور و نیز جهت گیري هاي بودجه سال آینده بر اساس چند رویکرد اقتصاد

 
مقاومتی و جهش تولید ارائه کرد. 

همچنین تابش رییس بنیاد مسکن انقلاب اسلامی در گزارشی با اشاره به نحوه تامین مسکن محرومین و ایتام، نوسازي و مقاوم سازي
خانه ها در بافت هاي حاشیه اي شهرها از ساخت 91940 واحد مسکونی در یک سال گذشته با استفاده از تسهیلات ارزان قیمت،

کمک بلاعوض سازمان برنامه و بودجه ارائه کرد./ پایگاه اطلاع رسانی معاون اول رییس جمهوري



جمع آوري اطلاعات 80 هزار بنگاه اقتصادي البرز در سامانه «سمتاد»

منبع: خبر آنلاینشماره خبر:  130  |  تاریخ: 1399/08/26

دبیر شوراي تحول قضایی دادگستري استان البرز از جمع آوري اطلاعات بیش از 80 هزار بنگاه اقتصادي و واحد صنفی استان
البرز در سامانه «سمتاد» خبر داد و گفت دسترسی قضات به این سامانه به زودي فراهم می شود.

دبیر شوراي تحول قضایی دادگستري استان البرز از جمع
آوري اطلاعات بیش از 80 هزار بنگاه اقتصادي و واحد
صنفی استان البرز در سامانه «سمتاد» خبر داد و گفت

 
دسترسی قضات به این سامانه به زودي فراهم می شود. 

به گزارش خبرآنلاین از البرز؛ «حسین اعظمی چهاربرج»
دبیر شوراي تحول قضایی دادگستري استان البرز در
خصوص راه اندازي سامانه اختصاصی دادگستري استان
موسوم به «سمتاد» گفت: دسـتگاه قضایـی در راسـتاي
عمل به فرآمین مقام معظم رهبري در زمینه نقش آفرینی

مطلوب در عرصه اقتصاد و اشتغال، دو ماموریـت مبارزه با فساد و حمایت حقوقی و قضایی از فعالان تجاري و اقتصادي را براي خـود
تعریـف کرد و اولین محور از محورهاي تحول در دستگاه قضایی را به نقش حاکمیتی این دستگاه در بهبود محیط کسب وکار

 
اختصاص داده است. 

وي افزود: در همین راستا دادگستري کل استان البرز نیز به منظور پیاده سازي سیاست هاي قوه قضائیه در محور اول طرح تحول

 
قضائی، توجه ویژه اي را به رصد فضاي کسب و کار و ایجاد زمینه مطلوب براي فعالیت تولیدکنندگان مطعوف کرده است. 

معاون منابع انسانی دادگستري استان البرز یکی از مهمترین اقدامات انجام شده در این زمینه را راه اندازي سامانه مشورتی تحلیل
اقتصادي دادگستري استان البرز (سمتاد) عنوان و بیان کرد: این سامانه با جمع آوري اطلاعات بنگاه هاي اقتصادي و واحدهاي صنفی
فعال در سطح استان البرز، شناسنامه اي کامل را براي هر یک از این مجموعه ها تشکیل داده و در مرحله بعد با ترکیب این اطلاعات
با چارچوب هاي قانونی موجود در علم حقوق، تحلیلی کامل و جامع را با استفاده از مدل هاي ریاضی و اقتصادي در اختیار قضات و

 
کلیه دست اندکاران قرار می دهد. 

 
ویژگی هاي سامانه 

وي اضافه کرد: پیشنهاد ورود دادستانی یا بازپرسی در اعمال ماده 114 قانون آئین دادرسی کیفري، پیشنهاد درباره توقیف یا عدم
توقیف اموال در اجراي دستور موقت یا تامین خواسته، ارائه هشدار درباره احتمال ورشکستگی بنگاه، پیشنهاد حمایت قضائی و در
نهایت پیشنهاد درباره اعطاي تسهیلات به بنگاه و یا واگذاري آن به بانک، از جمله تحلیل هاي دوازده گانه اي است که از طریق این

 
سامانه قابل دریافت است و می توان در مسیر تصمیم گیري ها و سیاست گذاري ها از آن ها استفاده کرد. 

اعظمی چهاربرج با اشاره به جمع آوري اطلاعات بیش از 23هزار بنگاه اقتصادي و بیش از 57 هزار واحد صنفی فعال در سطح استان



البرز از طریق مکاتبه با دستگاه هاي مرتبط گفت: در این مرحله از اطلاعات ادارات امور مالیاتی؛ ثبت شرکت ها؛ اتاق اصناف؛ تامین
اجتماعی؛ صنعت، معدن و تجارت و همچنین بانک ها و موسسات مالی استفاده شده و مراحل برنامه نویسی و تست این سامانه به

 
اتمام رسیده است. 

وي متذکر شد: نسخه آزمایشی سامانه سمتاد هم اکنون در اختیار مدیران ارشد دادگستري کل استان البرز قرار دارد و طبق برنامه
ریزي صورت گرفته، پس از تکمیل نهایی اطلاعات موردنظر، در آینده اي نزدیک امکان دسترسی قضات به این سامانه نیز فراهم

 
خواهد شد. 

دبیر شوراي تحول قضایی دادگستري استان البرز تصریح کرد: در فرآیند رسیدگی به پرونده هاي مهم اقتصادي، خروجی این سامانه
توسط کارشناسان اقتصادي دادگستري کل استان البرز تحلیل اقتصادي شده و سپس براي تصمیم گیري نهایی در شوراي مشورتی

 
اقتصادي دادگستري کل استان البرز مطرح می شود. 
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صدور 15 مجوز صید بانوان دریادل هنگام

منبع: شعار سالشماره خبر:  131  |  تاریخ: 1399/08/26

شعار سال: یکی از تعاونی هاي فعال شهرستان قشم به تعاونی صیادان در بزرگترین جزیره خلیج فارس در جزیره قشم مربوط
می شود که شمار زیادي از مردان و زنان دریا دل در آن مشغول به کار هستند. یکی از دل نگرانی هاي بخشی از فعالان این

حوزه کاري، به نداشتن مجوز صید آنان مربوط می شود به طوري که نمی توانند از ...

شعار سال: یکی از تعاونی هاي فعال شهرستان قشم به تعاونی صیادان در بزرگترین جزیره خلیج فارس در جزیره قشم مربوط

 
می شود که شمار زیادي از مردان و زنان دریا دل در آن مشغول به کار هستند. 

یکی از دل نگرانی هاي بخشی از فعالان این حوزه کاري، به نداشتن مجوز صید آنان مربوط می شود به طوري که نمی توانند از

 
امتیازات این کار ارزشمند از جمله دریافت سوخت یارانه اي و دیگر تسهیلات دولتی استفاده نمایند. 

استاندار هرمزگان هشتم آبان ماه امسال در سفر به جزیره هنگام از توابع شهرستان قشم، که کلنگ عملیات اجرایی ساخت مرکز
سلامت این جزیره را به زمین زد، در حاشیه این مراسم در پاسخ به درخواست شماري از بانوان هنگامی قول صدور مجوز صید را به

 
بانوان در این جزیره داد. 

از همان روز فرماندار شهرستان قشم موضوع صدور مجوز براي بانوان تلاشگر در حوزه صید و صیادي را از طریق رایزنی با معاون صید
استان هرمزگان دنبال کرد و خوشبختانه این خبر خوش در پیگیري و تحقق این امر مهم در دیدار بخشدار شهاب قشم با مدیرکل

 
شیلات استان هرمزگان به طور رسمی اعلام شد که به زودي مجوز صید براي 15 تن از بانوان جزیره هنگام صادر خواهد شد. 

براي کسب اطلاعات بیشتر در گفتگو با عبداللطیف گورانی بخشدار شهاب شهرستان قشم مسئله را جویا شدیم و وي به صراحت اعلام

 
کرد: قول استاندار هرمزگان با صدور 15 مجوز صید براي بانوان جزیره هنگام محقق خواهد شد. 

 
توانمندسازي و ایجاد اشتغال پایدار براي بانوان جزیره هنگام 

بخشدار شهاب شهرستان قشم گفت: صدور 15 مجوز صید ویژه بانوان جزیره هنگام نقش مهمی در توانمند سازي و ایجاد اشتغال

 
پایدار براي بانوان این جزیره به همراه خواهد داشت. 

عبداللطیف گورانی، اظهار داشت: براساس آئین نامه جدید شیلات، هر مجوز صید براي دو نفر صادر می شود که به این ترتیب 30 تن

 
از بانوان جزیره هنگام با داشتن این مجوز ها در حوزه صید فعالیت خواهند کرد. 

وي ادامه داد: این مجوز ها با اولویت بانوان سرپرست خانوار و کسانی است که داراي شناور صیادي هستند و به طور مستمر در حرفه

 
صیادي فعالیت می کنند. 

به نظر می رسد در ماه هاي پایانی عمر دولت تدبیر و امید، نگاه ویژه اي به جزایر از جمله جزیره هنگام قشم شده است که ساخت



 
مرکز سلامت و دو باب خانه پزشک به همراه صدور 15 فقره مجوز صید براي بانوان این جزیره از جمله آنهاست. 

بخش زیادي از فعالان حوزه صید و صیادي در قشم که فاقد مجوز کار هستند با ورود به جمع تعاونی هاي این حوزه، مشغول کسب

 
روزي حلال هستند، اما بدون داشتن مجوز امکان استفاده از مزایاي قانونی این فعالیت ارزشمند را ندارند. 

با توجه به فعالیت شمار زیادي از مردم قشم در حوزه شیلات به ویژه صید و صیادي، انتظار می رود نماینده دولت در این بخش از
میهن اسلامی با توجه به نگاه مثبت استاندار هرمزگان، حرکت مثبت دیگري را براي صدور مجوز صید و صیادي تلاشگران بدون مجوز

 
این حوزه را دنبال کند تا به یاري حق همه این زحمتکشان با آسودگی خیال بیشتر در دل دریا به کسب و کار مشغول باشند. 

جزیره هنگام با حدود 500 نفر جمعیت در بخش شهاب شهرستان قشم قرار دارد که شغل بیشتر مردم آن به حوزه شیلات و صید و

 
صیادي و همچنین صنایع دستی و گردشگري مربوط می شود. 

tasnimnews.com، :شعار سال، با اندکی تلخیص و اضافات برگرفته ازخبرگزاري تسنیم، تاریخ انتشار: 26آبان 1399، کد خبر
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جادوي ابر و مه در جنگل توسکستان
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جوش و خروش ابرهاي مواج در ارتفاعات منطقه جنگلی توسکستان و خلق اقیانوسی از توده هاي مه یکی از بکر و کم
نظیرترین چشم اندازهاي طبیعی ایران در جاده گرگان - شاهرود است که ترسیم رویا گونه تصاویر آن هم ذهن طبیعت

گردان را براي تماشاي این مناظر هیجان زده می کند.

جوش و خروش ابرهاي مواج در ارتفاعات منطقه جنگلی
توسکستان و خلق اقیانوسی از توده هاي مه یکی از بکر و
کم نظیرترین چشم اندازهاي طبیعی ایران در جاده گرگان
- شاهرود است که ترسیم رویا گونه تصاویر آن هم ذهن
طبیعت گردان را براي تماشاي این مناظر هیجان زده می

 
کند. 

منطقه گردشگري توسکستان در دامنه شمال شرقی البرز و
18 کیلومتري جنوب شرقی گرگان از ابتداي روستاي
توسکستان تا دشت سرعلی آباد به طول تقریبی 35

 
کیلومتر در امتداد جاده گرگان - شاهرود واقع است. 

این منطقه در مجاورت 2 ناحیه کم فشار (دشت گرگان) و پر فشار (منطقه ابر) قرار گرفته و به همین سبب و اختلاف ارتفاع و در
نتیجه اختلاف دما توده هاي ابر به صورت سیال در ارتفاعات مختلف در حال فراز و فرود هستند و با خلق چشم اندازي منحصر به فرد

 
یکی از جاذبه هاي اصلی گلستان در بسیاري از روزهاي سال به شمار می روند. 

جاده پرپیچ و خم و چشم اندازهاي بکر و آبشارهاي کوچک و بزرگ و چشمه سارها و آبشارهاي متعدد و وجود اسب هاي وحشی

 
(یلخی) در دشت هاي مرتفع اوبن و اولنگ نیز از دیگر جاذبه هاي منطقه توسکستان است. 

به گفته محمد کریمی از کارشناسان محیط زیست گلستان؛ بطور معمول در مناطقی مانند محدوده سرعلی آباد به سمت توسکستان
به دلیل اختلاف محسوس ارتفاع علاوه بر تغییرات مخصوص آب و هوایی، مجموعه کم نظیري از گونه هاي مختلف گیاهی و جانوري

 
وجود دارد. 

وي بیان کرد: اختلاف ارتفاع و شیب بالا در این زیستگاه ها سبب می شود پوشش منطقه طیف زیادي از گونه هاي علفی ، بوته اي و

 
درختچه اي را در خود جاي دهد و در نتیجه امکان تماشاي حیات وحش در بازه هاي مختلف سال فراهم شود. 

دهیار روستاي توسکستان اظهار داشت: جاده توسکستان - شاهرود مسیر منحصر بفردي است که توجه به زیبایی منطقه به ویژه
چشم اندازهاي آن شامل انبوه ابرها می تواند به رونق صنعت گردشگري انجامیده و موجب ایجاد اشتغال و درآمد براي بومیان و

روستانشینان شود. 



حمید عرب اظهار داشت: علاوه بر آن با متنوع کردن فعالیت هاي اقتصادي و ایجاد حس مشارکت میان روستاییان می توان بسیاري

 
از مشکلات این سکونتگاه هاي در معرض مهاجرت را حل کرد. 

سید ابوالفضل جلینی یکی از بومیان منطقه نیز با اشاره به ظرفیت گردشگري طبیعی منطقه و حیات وحش مانند کَل، بز و مرال در
حاشیه جاده گردشگري توسکستان گفت: معرفی این ویژگی ها به گردشگران به شرط فراهم بودن زیرساخت و مراقبت دقیق از

 
طبیعت، به پایداري اشتغال و سکونت جوامع محلی خواهد انجامید. 

کارشناس میراث فرهنگی و گردشگري گلستان هم در گفتگو با ایرنا معتقد است: مه و امکان تماشاي طیف گسترده اي از ابرهاي
جوشان یکی از مزیت هاي گردشگري کم نظیر توسکستان است که این منطقه را از دیگر عرصه هاي جنگلی استان گلستان متمایز

 
می کند. 

جبرئیل نوکنده اظهار داشت: حفظ این چشم انداز منحصربفرد در گرو جلوگیري از راه اندازي تاسیسات ناسازگار با طبیعت و امکانات

 
مدرن وابسته به گردشگري است. 

جنگل هاي منطقه توسکستان بعنوان بخشی از پناهگاه حیات وحش هیرکانیا از غنی ترین اکوسیستم هاي گلستان محسوب می شود

 
بطوري که بیش از صدها گونه پرنده، پستاندار، خزنده زندگی کرده و ده ها گونه درختی و بوته اي در این عرصه وجود دارد. 

گنجشک سانان، سار، دارکوب، قرقاول خزري، کبک، بلدرچین، کبوتر جنگلی، شاهین، قوش، قرقی، عقاب و جغد، از گونه هاي
پرندگان و مرال، شوکا، گرگ، گراز، خرس، روباه، شغال، سمور، تشی، خارپشت، موش جنگلی، خرگوش، گربه وحشی، گورکن از گونه

 
هاي پستانداران ساکن این زیست بوم هستند. 

درختان این جنگل ها از نوع مختلط پهن برگ حاشیه جنوب دریاي خزر است که با آب و هواي نیمه مدیترانه اي و مرطوب سازگار

 
هستند. 

بلوط، توسکا، ممرز، افرا، انجیلی، زبان گنجشک، بارانک، سرخدار، شمشاد، لرگ، لیلکی، خرمندي، آزاد و انجیلی به عنوان مشهورترین

 
درختان و ازگیل، زالزالک، زغال اخته، الوچه وحشی، انار، خاس و کوله خاس به عنوان درختچه هاي این جنگل ها است. 

توجه به توسعه گردشگري در محور توسکستان یکی از راه هاي میان بر براي دست یابی به توسعه پایدار و ایجاد مشاغل هم سو با
طبیعت و محافظ محیط زیست در گلستان و نیازمند توجه و برنامه ریزي هر چه بیشتر متولیان اعم از بخش دولتی و خصوصی است./

ایرنا



کنایه معنادار جهانگیري به قالیباف /بودجه چوب ادب سیاستمدارانی است که

تنها شعار می دهند
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ایسنا نوشت: هفتادوپنجمین جلسه ستاد فرماندهی اقتصاد مقاومتی صبح امروز(دوشنبه) به ریاست معاون اول رییس جمهور
برگزار شد.

 ایسنا نوشت: هفتادوپنجمین جلسه ستاد فرماندهی اقتصاد

 
مقاومتی صبح امروز(دوشنبه) به ریاست معاون اول رییس جمهور برگزار شد. 

جهانگیري در این جلسه با اشاره به اهمیت بودجه سال 1400 کشور، گفت: بودجه سال آینده کشور و جهت گیري هاي اصلی آن باید

 
با محوریت سیاست هاي اقتصاد مقاومتی تدوین شود. 

معاون اول رییس جمهور با بیان اینکه از هفته آینده بحث درباره منابع و مصارف بودجه سال 1400 در دولت انجام خواهد شد، اظهار

 
امیدواري کرد که بودجه مطابق سنوات گذشته در زمان مقرر در اختیار نمایندگان مجلس شوراي اسلامی قرار بگیرد. 

وي با اشاره به اینکه تحریم ها و شیوع کرونا فشارهاي مضاعفی بر بودجه کشور در سال جاري وارد کرده است، گفت: به فضل الهی
این دوره سخت را پشت سر خواهیم گذاشت و تصور دشمنان ایران که فکر میکردند ایران دچار کسري بودجه شدیدي شده و

 
اقتصادش فرو خواهد ریخت، باطل خواهد شد. 

جهانگیري افزود: با وجود همه سختی ها و دشواري ها که بر دولت و ملت ایران گذشت با همتی که مدیران کشور در موضوع بودجه از
خود نشان دادند، موفق شدیم تاکنون از این مرحله عبور کنیم هرچند برخی نمی خواهند قدر این زحمات را بدانند و حرف هایی را بر

 
زبان جاري می کنند که جز دلسرد کردن مدیریت کشور ثمري ندارد. 

وي با تاکید بر اینکه همه می دانند که زبان مدیران دولت براي پاسخگویی زبان الکن نیست، گفت: ما شرایط کشور و مردم را در
موضع گیري هاي خود لحاظ می کنیم و می دانیم که مردم در شرایط سخت کنونی از مسئولان خود انتظار دارند که به فکر زندگی و

 
معیشت آنان باشند نه اینکه سرگرم دعوا و مجادله با یکدیگر شوند چرا که این مسئله گره اي از زندگی آنان باز نمی کند. 

معاون اول رییس جمهور با بیان اینکه مکرر گفته ام کارنامه این دولت قابل مقایسه با هر دولت دیگري در سالهاي پس از انقلاب
اسلامی است، گفت: براي مقایسه می توان به دو سال و نیم پایانی دولت آقاي احمدي نژاد و دو سال و نیم ابتدایی دولت تدبیر و امید
پرداخت که در این دو برهه کشور با تحریم هاي بین المللی مواجه بود. البته دولت قبل در آن مقطع بیش از دو میلیون بشکه نفت
صادر می کرد که از محل آن 210 میلیارد دلار درآمد در اختیار داشت اما درآمد دولت تدبیر و امید در دو سال و نیم ابتدایی آغاز



 
بکار خود تنها 120 میلیارد دلار بود. 

جهانگیري با تاکید بر اینکه با کلی گویی و شعار در کشور اتفاقی رخ نمی دهد، اظهار داشت: در دو سال و نیم پایانی دولت گذشته
میزان اشتغال خالص کشور روند کاهنده داشت و تقریباً صفر بود در حالی که در مقایسه با دو سال و نیم ابتدایی آغاز به کار دولت
تدبیر و امید سالانه 500 هزار شغل ایجاد شد و همچنین نرخ تورم در دولت گذشته رو به بالا بود و به 36 درصد رسید در حالی که

 
تورم در دولت آقاي روحانی روند کاهنده داشت و به 11.2 کاهش یافت. 

معاون اول رییس جمهور افزود: این دستاوردها در شرایطی اتفاق افتاد که فقط مدیریت دولت جابه جا شد. کسانی که می گویند
مدیران دولت دچار ضعف هستند خوب است این دو مقطع زمانی که شرایط کشور از لحاظ تحریم هاي بین المللی یکسان بوده است

 
را مقایسه کنند و ببینند چه اتفاقاتی در بخش هاي مختلف اقتصادي کشور رخ داد. 

وي با تبیین برنامه ریزي هاي انجام شده در ستاد فرماندهی اقتصاد مقاومتی براي مقاوم کردن اقتصاد کشور در برابر تکانه هاي
خارجی، گفت: اجراي برنامه هاي اولویت دار اقتصاد مقاومتی شرایط کشور را روز به روز بهتر کرد. به طوریکه در شروع کار دولت
تدبیر و امید به ناگهان قیمت نفت به بشکه اي 30 دلار کاهش یافت اما براي هیچ کدام از شاخص هاي کلان اقتصادي نظیر تورم،

 
صادرات و میزان تولید مشکلی پیش نیامد و تغییري ایجاد نشد. 

جهانگیري اظهار داشت: در دوره جدید تحریم ها که باید به واقع از آن به عنوان جنگ اقتصادي یاد کرد، آمریکایی ها به دنبال
فروپاشی ایران بودند و حتی تا آنجا رفتند که جنگ نظامی را نیز چاشنی کار خود کنند، ترور سردار شهید سلیمانی و برخی اتفاقات
دیگر در منطقه خلیج فارس نشانه هاي تصمیمات آنها بود ، البته برخی اتفاقات را نمی توان در مقطع کنونی بیان کرد و شاید در
شرایط دیگر بتوانیم براي مردم تبیین کنیم که دشمنان چه برنامه ریزي هایی براي کشور انجام داده بودند. قطعا هیچکس نمی تواند

 
انفجار در یک نفت کش ایرانی را موضوعی اقتصادي قلمداد کند، دولت اجازه نداد در این شرایط سخت، اقتصاد کشور فرو بپاشد. 

 
 

معاون اول رییس جمهور گفت: هدف آمریکا اقتصاد ایران نبود می خواستند ایران را از هم بپاشانند. در این مقطع حساس مردم ایران

 
مشکلات را تحمل کردند و دولت هم فشار زیادي را متحمل شد که این مقاومت در تاریخ ماندگار خواهد شد. 

وي افزود: بودجه کشور در سال 1400 و جهت گیري هاي اصلی آن باید با محوریت سیاست هاي اقتصاد مقاومتی تدوین شود،
کاهش اتکا به درآمدهاي نفتی در تنظیم بودجه سال آینده لحاظ خواهد شد البته این به معناي آن نیست که ما از سهمیه و حق
صادرات نفتی خود چشم پوشی کنیم. دولت ایران هیچگاه از حق ملت خود نخواهد گذشت. هنر مدیریت این است که این درآمدها را

 
در جاي خود هزینه کند و در بودجه جاري قرار ندهد. 

جهانگیري با بیان اینکه صادر کنندگان غیرنفتی در این دوره همانند سربازان خط مقدم به کشور خدمت کردند، گفت: حمایت از

 
صادر کنندگان از جهت گیري هاي بودجه سال آینده خواهد بود و ما قدردان آنها هستیم. 

معاون اول رییس جمهور جهت گیري دیگر بودجه سال آینده را ایجاد امنیت غذایی توصیف کرد و گفت: در سال پایانی دولت گذشته
6 میلیون تن گندم وارد کشور می شد و کشتی هاي متعددي در کنار بنادر بودند و نمی توانستند کالاهاي خود را در ساحل تخلیه
کنند در شرایطی که در برخی از استان هاي کشور ذخیره گندم فقط براي چند روز وجود داشت. در حالی که امروز دولت واردات



گندم را فقط براي حفظ و افزایش میزان ذخایر استراتژیک کشور انجام می دهد. برنامه دولت در حمایت از کشاورزان و انجام اقدامات
اساسی نظیر خرید تضمینی قیمت گندم که از کیلویی 400 تومان در سال 92 به 4000 تومان براي سال زراعی آینده رسیده است

 
باعث شد که ما بیش از پیش در زمینه تولید گندم خودکفا شویم. 

وي با تاکید بر اینکه یکی دیگر از رویکردهاي بودجه سال آینده ممنوعیت واردات کالاهاي لوکس و غیرضروري خواهد بود، گفت: در
دوره جدید تحریم ها دولت بیش از 2000 قلم کالا را در فهرست کالاهاي لوکس قرار داد و واردات آنها را ممنوع کرد اما متاسفانه
برخی براي زیر سوال بردن عملکرد دولت می روند و به موردي در فهرست هاي وارداتی دست پیدا می کنند و آن را بزرگنمایی می

 
کنند در حالی که در دوره تحریم هاي قبل در دولت گذشته به طور رسمی خودروهاي لوکسی نظیر پورشه وارد کشور می شد. 

معاون اول رییس جمهور همچنین با اشاره به ضرورت حمایت از معیشت محرومان و افراد تحت پوشش کمیته امداد و بهزیستی و نیز
کمک به معیشت بیکارانی که از بیمه برخوردار نیستند در بودجه سال 1400، گفت: حمایت از اقشار محروم و آسیب پذیر جامعه در
بودجه سال آینده از جهت گیري هاي اصلی خواهد بود. رسیدگی به حقوق کارکنان و بازنشستگان و متناسب سازي دستمزدها و
دریافت ها در راستاي عدالت بنیانی سیاست هاي اقتصاد مقاومتی در تدوین بودجه سال آینده لحاظ خواهد شد. ما می دانیم وضع
زندگی کارمندان و کارگران دشوار است و آنها به سختی زندگی خود را اداره می کنند، در این شرایط دشوار اقتصادي تلاش کردیم که
به میزان قابل توجهی حقوق کارمندان اداري و بازنشستگان افزایش یابد، خوب است که منتقدان مقایسه کنند در آن شرایطی که

 
بیش از 2 میلیون بشکه نفت با قیمت هاي بالا صادر می شد چه میزان به حقوق کارمندان و بازنشستگان اضافه کردند. 

جهانگیري ادامه داد: طرح هاي اولویت دار اقتصاد مقاومتی که بیش از 100 مورد آن در ستاد فرماندهی اقتصاد مقاومتی به تصویب
رسید باید با قوت ادامه یابد، این طرح ها علاوه بر اینکه تاب آوري اقتصاد ما را بالا برد، کشور را از واردات برخی کالاها نیز بی نیاز

 
کرد. 

وي افزود: این طرح ها باید در اولویت کار دستگاه ها، نظام بانکی و صندوق توسعه ملی باشد. یک نمونه از پروژه هاي اولویت دار
اقتصاد مقاومتی، راه اندازي پالایشگاه ستاره خلیج فارس بود. فرض کنید اگر این پالایشگاه در سالهاي گذشته احداث نمی شد با
شروع دور جدید تحریم ها مشکلات زیادي براي کشور در تامین بنزین ایجاد می شد، امروز این پالایشگاه علاوه بر رفع نیاز داخلی

 
مصرف بنزین به محلی براي صادرات بنزین کشور و تامین ارز کشور تبدیل شده است 

جهانگیري گفت: موضوع کرونا نیز باید بعنوان موضوعی جدي در بودجه سال 1400 با سرفصلی مشخص مدنظر قرار گیرد و حمایت از
شرکت هاي دانش بنیان باید در بودجه سال آینده مورد نظر باشد. شرکت هاي دانش بنیان در دوران کرونا کمک فراوانی در تولید

 
ماسک و تجهیزات پزشکی کردند که این روند باید جدي تر دنبال شود. 

معاون اول رییس جمهور گفت: تجربه من به عنوان فردي که هم در دولت و هم در مجلس فعالیت کرده ام می گوید؛ بودجه چوب
ادب سیاستمداران بویژه سیاستمدارانی است که تنها شعار می دهند. منابع و مصارف در بودجه کشور موضوعی واقعی است و باید با
آن منطقی برخورد کرد. نمی توان ذهنی و خیالی منابع کشور را افزایش دهیم. متاسفانه برخی مسائلی که در حال حاضر عنوان می

 
شود با ده برابر بودجه کنونی نیز نمی توان به آن حرف ها جامه عمل پوشاند. 

وي افزود: برخی می گویند منابع گمرکی را افزایش بدهیم، کسی که این حرف را می زند نشان می دهد که کمترین آشنایی با اقتصاد
ندارد زیرا این دست محاسبه ها موجب افزایش قیمت همه کالاها در کشور می شود. باید آشکارا و شفاف به مردم بگویند درآمدي که

 
از این تصمیم حاصل می شود، پیامدهاي آن تورم و افزایش سرسام آور قیمت همه کالاها خواهد بود. 

دکتر جهانگیري اظهار امیدواري کرد؛ بودجه سال آینده، نقطه آغاز تفاهم و همکاري دولت و مجلس جدید باشد و اگر منابعی وجود
داشته باشد که از چشم دولت دور مانده باشد و معرفی شود، قدردانی خواهیم کرد و منابع جدید را براي کمک به زندگی و معیشت

 
مردم صرف خواهیم کرد. 

معاون اول رییس جمهور در بخش دیگري از سخنان خود با اشاره به گزارش رییس بنیاد مسکن انقلاب اسلامی در خصوص سیاست
هاي اقتصاد مقاومتی و ساخت مسکن در روستاها و شهرهاي کوچک براي محرومان، گفت: بنیاد مسکن انقلاب اسلامی کارهاي



بزرگی در سالهاي اخیر انجام داده است به ویژه در ساخت مسکن پس از حوادث غیرمترقبه نظیر زلزله کرمانشاه و سیل سال 1398

 
که بنیاد مسکن خوش درخشید. 

وي افزود: در دولت آقاي روحانی در حوزه کمک به محرومین و مواجهه با خسارات حوادث غیرمترقبه کارهایی بزرگ انجام شد که ما

 
نتوانستیم به خوبی آن را براي مردم بیان کنیم، تنها در زلزله کرمانشاه در مقطعی کوتاه 100 هزار واحد مسکونی ساخته شد. 

جهانگیري گفت: اخیراً مراسم پایان ساخت و بازسازي 1 میلیون واحد مسکن پس از سیل سال 98 نیز برگزار شد، خوشبختانه در

 
ساخت خانه هاي جدید استانداردهاي لازم ساخت و ساز رعایت شده است و تفاوت بسیاري با خانه هاي قبلی وجود دارد. 

معاون اول رییس جمهور ساخت 100 هزار واحد جدید براي محرومین در روستاها و شهرهاي کوچک، تامین مسکن ایتام و نوسازي و
مقاوم سازي در بافت حاشیه اي شهرها را نیز از اقدامات ارزشمند بنیاد مسکن انقلاب اسلامی توصیف کرد و گفت: اجراي این طرح ها
در چارچوب سیاست هاي دولت و رویکرد عدالت بنیانی سیاست هاي اقتصاد مقاومتی انجام می شود. خوب است اطلاع رسانی دقیقی

 
در این خصوص انجام شده است. 

وي ادامه داد: سازمان بهزیستی هم اعلام کرده است که از 130 هزار واحد مسکونی که براي معلولین ساخته شده بیش از 90 هزار
واحد آن در دولت آقاي روحانی انجام شده است. اینکه محرومین در برخی روستاها بدون هیچ آورده اي داراي سرپناه می شوند کاري

 
ارزشمند است. 

وي افزود: امام خمینی (ره) فرمودند که مستضعفین و محرومین جامعه ولی نعمت ما هستند ما خواهان حرکت در مسیر حضرت امیر
المومنین(ع) که شهید راه عدالت بود هستیم و باید در این جهت تلاش کنیم. امیدوارم این اقدامات با سرعت و گستردگی بیشتري

 
ادامه پیدا کند و سنگ بناي این فعالیت ها به گونه اي باشد که در دولت هاي بعدي نیز ادامه یابد. 

دکتر جهانگیري ضمن قدردانی از نظام بانکی کشور در پرداخت تسهیلات به منظور ساخت و نوسازي بافت هاي فرسوده و تامین

 
مسکن محرومین اظهار امیدواري کرد نظام بانکی در تداوم این برنامه ها بیش از پیش همکاري کند. 

در این جلسه که وزراي صنعت، معدن و تجارت، ارتباطات و فناوري اطلاعات، نیرو و معاون علمی و فناوري رییس جمهور، رییس
سازمان برنامه و بودجه و معاون امور زنان ریاست جمهوري حضور داشتند، پورمحمدي معاون اقتصادي و هماهنگی سازمان برنامه و
بودجه گزارش مبسوطی از عملکرد هفت ماهه منابع و مصارف عمومی قانون بودجه و هدفمندي در سال 1399 و برآورد منابع و
مصارف عمومی در لایحه بودجه سال 1400 کل کشور و نیز جهت گیري هاي بودجه سال آینده بر اساس چند رویکرد اقتصاد

 
مقاومتی و جهش تولید ارائه کرد. 

همچنین تابش رییس بنیاد مسکن انقلاب اسلامی در گزارشی با اشاره به نحوه تامین مسکن محرومین و ایتام، نوسازي و مقاوم سازي
خانه ها در بافت هاي حاشیه اي شهرها از ساخت 91940 واحد مسکونی در یک سال گذشته با استفاده از تسهیلات ارزان قیمت،

 
کمک بلاعوض سازمان برنامه و بودجه ارائه کرد. 
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بودجه چوب ادب سیاستمداران بویژه سیاستمدارانی است که تنها شعار می

دهند

منبع: روزنامه اعتمادشماره خبر:  134  |  تاریخ: 1399/08/26

 
اسحاق جهانگیري، معاون اول رییس جمهور: 

بودجه چوب ادب سیاستمداران بویژه سیاستمدارانی است
که تنها شعار می دهند معاون اول رییس جمهور گفت:
تجربه من به عنوان فردي که هم در دولت و هم در مجلس
فعالیت کرده ام می گوید؛ بودجه چوب ادب سیاستمداران
به ویژه سیاستمدارانی است که تنها شعار می دهند. منابع

 
و مصارف در بودجه کشور موضوعی واقعی است و باید با آن منطقی برخورد کرد. 

اعتمادآنلاین| هفتادوپنجمین جلسه ستاد فرماندهی اقتصاد مقاومتی صبح امروز(دوشنبه 26 آبان ماه) به ریاست معاون اول رییس

 
جمهور برگزار شد. 

جهانگیري در این جلسه با اشاره به اهمیت بودجه سال 1400 کشور، گفت: بودجه سال آینده کشور و جهت گیري هاي اصلی آن باید

 
با محوریت سیاست هاي اقتصاد مقاومتی تدوین شود. 

معاون اول رییس جمهور با بیان اینکه از هفته آینده بحث درباره منابع و مصارف بودجه سال 1400 در دولت انجام خواهد شد، اظهار

 
امیدواري کرد که بودجه مطابق سنوات گذشته در زمان مقرر در اختیار نمایندگان مجلس شوراي اسلامی قرار بگیرد. 

وي با اشاره به اینکه تحریم ها و شیوع کرونا فشارهاي مضاعفی بر بودجه کشور در سالجاري وارد کرده است، گفت: به فضل الهی این
دوره سخت را پشت سر خواهیم گذاشت و تصور دشمنان ایران که فکر می کردند ایران دچار کسري بودجه شدیدي شده و اقتصادش

 
فرو خواهد ریخت، باطل خواهد شد. 

جهانگیري افزود: با وجود همه سختی ها و دشواري ها که بر دولت و ملت ایران گذشت با همتی که مدیران کشور در موضوع بودجه از
خود نشان دادند، موفق شدیم تاکنون از این مرحله عبور کنیم هرچند برخی نمی خواهند قدر این زحمات را بدانند و حرف هایی را بر

 
زبان جاري می کنند که جز دلسرد کردن مدیریت کشور ثمري ندارد. 

وي با تاکید بر اینکه همه می دانند که زبان مدیران دولت براي پاسخگویی زبان الکن نیست، گفت: ما شرایط کشور و مردم را در
موضع گیري هاي خود لحاظ می کنیم و می دانیم که مردم در شرایط سخت کنونی از مسئولان خود انتظار دارند که به فکر زندگی و

 
معیشت آنان باشند نه اینکه سرگرم دعوا و مجادله با یکدیگر شوند چرا که این مسئله گره اي از زندگی آنان باز نمی کند. 



معاون اول رییس جمهور با بیان اینکه مکرر گفته ام کارنامه این دولت قابل مقایسه با هر دولت دیگري در سالهاي پس از انقلاب
اسلامی است، گفت: براي مقایسه می توان به دو سال و نیم پایانی دولت آقاي احمدي نژاد و دو سال و نیم ابتدایی دولت تدبیر و امید
پرداخت که در این دو برهه کشور با تحریم هاي بین المللی مواجه بود. البته دولت قبل در آن مقطع بیش از دو میلیون بشکه نفت
صادر می کرد که از محل آن 210 میلیارد دلار درآمد در اختیار داشت اما درآمد دولت تدبیر و امید در دو سال و نیم ابتدایی آغاز به

 
کار خود تنها 120 میلیارد دلار بود. 

جهانگیري با تاکید بر اینکه با کلی گویی و شعار در کشور اتفاقی رخ نمی دهد، اظهار داشت: در دو سال و نیم پایانی دولت گذشته
میزان اشتغال خالص کشور روند کاهنده داشت و تقریباً صفر بود در حالی که در مقایسه با دو سال و نیم ابتدایی آغاز به کار دولت
تدبیر و امید سالانه 500 هزار شغل ایجاد شد و همچنین نرخ تورم در دولت گذشته رو به بالا بود و به 36 درصد رسید در حالی که

 
تورم در دولت آقاي روحانی روند کاهنده داشت و به 11.2 کاهش یافت. 

معاون اول رییس جمهور افزود: این دستاوردها در شرایطی اتفاق افتاد که فقط مدیریت دولت جابه جا شد. کسانی که می گویند
مدیران دولت دچار ضعف هستند خوب است این دو مقطع زمانی که شرایط کشور از لحاظ تحریم هاي بین المللی یکسان بوده است

 
را مقایسه کنند و ببینند چه اتفاقاتی در بخش هاي مختلف اقتصادي کشور رخ داد. 

وي با تبیین برنامه ریزي هاي انجام شده در ستاد فرماندهی اقتصاد مقاومتی براي مقاوم کردن اقتصاد کشور در برابر تکانه هاي
خارجی، گفت: اجراي برنامه هاي اولویت دار اقتصاد مقاومتی شرایط کشور را روز به روز بهتر کرد. به طوریکه در شروع کار دولت
تدبیر و امید به ناگهان قیمت نفت به بشکه اي 30 دلار کاهش یافت اما براي هیچ کدام از شاخص هاي کلان اقتصادي نظیر تورم،

 
صادرات و میزان تولید مشکلی پیش نیامد و تغییري ایجاد نشد. 

جهانگیري اظهار داشت: در دوره جدید تحریم ها که باید به واقع از آن به عنوان جنگ اقتصادي یاد کرد، آمریکایی ها به دنبال
فروپاشی ایران بودند و حتی تا آنجا رفتند که جنگ نظامی را نیز چاشنی کار خود کنند، ترور سردار شهید سلیمانی و برخی اتفاقات
دیگر در منطقه خلیج فارس نشانه هاي تصمیمات آنها بود ، البته برخی اتفاقات را نمی توان در مقطع کنونی بیان کرد و شاید در
شرایط دیگر بتوانیم براي مردم تبیین کنیم که دشمنان چه برنامه ریزي هایی براي کشور انجام داده بودند. قطعا هیچکس نمی تواند

 
انفجار در یک نفت کش ایرانی را موضوعی اقتصادي قلمداد کند، دولت اجازه نداد در این شرایط سخت، اقتصاد کشور فرو بپاشد. 

معاون اول رییس جمهور گفت: هدف آمریکا اقتصاد ایران نبود می خواستند ایران را از هم بپاشانند. در این مقطع حساس مردم ایران

 
مشکلات را تحمل کردند و دولت هم فشار زیادي را متحمل شد که این مقاومت در تاریخ ماندگار خواهد شد. 

وي افزود: بودجه کشور در سال 1400 و جهت گیري هاي اصلی آن باید با محوریت سیاست هاي اقتصاد مقاومتی تدوین شود،
کاهش اتکا به درآمدهاي نفتی در تنظیم بودجه سال آینده لحاظ خواهد شد البته این به معناي آن نیست که ما از سهمیه و حق
صادرات نفتی خود چشم پوشی کنیم. دولت ایران هیچگاه از حق ملت خود نخواهد گذشت. هنر مدیریت این است که این درآمدها را

 
در جاي خود هزینه کند و در بودجه جاري قرار ندهد. 

جهانگیري با بیان اینکه صادرکنندگان غیرنفتی در این دوره همانند سربازان خط مقدم به کشور خدمت کردند، گفت: حمایت از صادر

 
کنندگان از جهت گیري هاي بودجه سال آینده خواهد بود و ما قدردان آنها هستیم. 

معاون اول رییس جمهور جهت گیري دیگر بودجه سال آینده را ایجاد امنیت غذایی توصیف کرد و گفت: در سال پایانی دولت گذشته



6 میلیون تن گندم وارد کشور می شد و کشتی هاي متعددي در کنار بنادر بودند و نمی توانستند کالاهاي خود را در ساحل تخلیه
کنند در شرایطی که در برخی از استان هاي کشور ذخیره گندم فقط براي چند روز وجود داشت. در حالی که امروز دولت واردات
گندم را فقط براي حفظ و افزایش میزان ذخایر استراتژیک کشور انجام می دهد. برنامه دولت در حمایت از کشاورزان و انجام اقدامات
اساسی نظیر خرید تضمینی قیمت گندم که از کیلویی 400 تومان در سال 92 به 4000 تومان براي سال زراعی آینده رسیده است

 
باعث شد که ما بیش از پیش در زمینه تولید گندم خودکفا شویم. 

وي با تاکید بر اینکه یکی دیگر از رویکردهاي بودجه سال آینده ممنوعیت واردات کالاهاي لوکس و غیرضروري خواهد بود، گفت: در
دوره جدید تحریم ها دولت بیش از 2000 قلم کالا را در فهرست کالاهاي لوکس قرار داد و واردات آنها را ممنوع کرد اما متاسفانه
برخی براي زیر سوال بردن عملکرد دولت می روند و به موردي در فهرست هاي وارداتی دست پیدا می کنند و آن را بزرگنمایی می

 
کنند در حالی که در دوره تحریم هاي قبل در دولت گذشته به طور رسمی خودروهاي لوکسی نظیر پورشه وارد کشور می شد. 

معاون اول رییس جمهور همچنین با اشاره به ضرورت حمایت از معیشت محرومان و افراد تحت پوشش کمیته امداد و بهزیستی و نیز
کمک به معیشت بیکارانی که از بیمه برخوردار نیستند در بودجه سال 1400، گفت: حمایت از اقشار محروم و آسیب پذیر جامعه در
بودجه سال آینده از جهت گیري هاي اصلی خواهد بود. رسیدگی به حقوق کارکنان و بازنشستگان و متناسب سازي دستمزدها و
دریافت ها در راستاي عدالت بنیانی سیاست هاي اقتصاد مقاومتی در تدوین بودجه سال آینده لحاظ خواهد شد. ما می دانیم وضع
زندگی کارمندان و کارگران دشوار است و آنها به سختی زندگی خود را اداره می کنند، در این شرایط دشوار اقتصادي تلاش کردیم که
به میزان قابل توجهی حقوق کارمندان اداري و بازنشستگان افزایش یابد، خوب است که منتقدان مقایسه کنند در آن شرایطی که

 
بیش از 2 میلیون بشکه نفت با قیمت هاي بالا صادر می شد چه میزان به حقوق کارمندان و بازنشستگان اضافه کردند. 

جهانگیري ادامه داد: طرح هاي اولویت دار اقتصاد مقاومتی که بیش از 100 مورد آن در ستاد فرماندهی اقتصاد مقاومتی به تصویب
رسید باید با قوت ادامه یابد، این طرح ها علاوه بر اینکه تاب آوري اقتصاد ما را بالا برد، کشور را از واردات برخی کالاها نیز بی نیاز

 
کرد. 

وي افزود: این طرح ها باید در اولویت کار دستگاه ها، نظام بانکی و صندوق توسعه ملی باشد. یک نمونه از پروژه هاي اولویت دار
اقتصاد مقاومتی، راه اندازي پالایشگاه ستاره خلیج فارس بود. فرض کنید اگر این پالایشگاه در سالهاي گذشته احداث نمی شد با
شروع دور جدید تحریم ها مشکلات زیادي براي کشور در تامین بنزین ایجاد می شد، امروز این پالایشگاه علاوه بر رفع نیاز داخلی

 
مصرف بنزین به محلی براي صادرات بنزین کشور و تامین ارز کشور تبدیل شده است 

جهانگیري گفت: موضوع کرونا نیز باید بعنوان موضوعی جدي در بودجه سال 1400 با سرفصلی مشخص مدنظر قرار گیرد و حمایت از
شرکت هاي دانش بنیان باید در بودجه سال آینده مورد نظر باشد. شرکت هاي دانش بنیان در دوران کرونا کمک فراوانی در تولید

 
ماسک و تجهیزات پزشکی کردند که این روند باید جدي تر دنبال شود. 

معاون اول رییس جمهور گفت: تجربه من به عنوان فردي که هم در دولت و هم در مجلس فعالیت کرده ام می گوید؛ بودجه چوب
ادب سیاستمداران به ویژه سیاستمدارانی است که تنها شعار می دهند. منابع و مصارف در بودجه کشور موضوعی واقعی است و باید با
آن منطقی برخورد کرد. نمی توان ذهنی و خیالی منابع کشور را افزایش دهیم. متاسفانه برخی مسائلی که در حال حاضر عنوان می

 
شود با ده برابر بودجه کنونی نیز نمی توان به آن حرف ها جامه عمل پوشاند. 

وي افزود: برخی می گویند منابع گمرکی را افزایش بدهیم، کسی که این حرف را می زند نشان می دهد که کمترین آشنایی با اقتصاد



ندارد زیرا این دست محاسبه ها موجب افزایش قیمت همه کالاها در کشور می شود. باید آشکارا و شفاف به مردم بگویند درآمدي که

 
از این تصمیم حاصل می شود، پیامدهاي آن تورم و افزایش سرسام آور قیمت همه کالاها خواهد بود. 

دکتر جهانگیري اظهار امیدواري کرد؛ بودجه سال آینده، نقطه آغاز تفاهم و همکاري دولت و مجلس جدید باشد و اگر منابعی وجود
داشته باشد که از چشم دولت دور مانده باشد و معرفی شود، قدردانی خواهیم کرد و منابع جدید را براي کمک به زندگی و معیشت

 
مردم صرف خواهیم کرد. 

معاون اول رییس جمهور در بخش دیگري از سخنان خود با اشاره به گزارش رییس بنیاد مسکن انقلاب اسلامی در خصوص سیاست
هاي اقتصاد مقاومتی و ساخت مسکن در روستاها و شهرهاي کوچک براي محرومان، گفت: بنیاد مسکن انقلاب اسلامی کارهاي
بزرگی در سالهاي اخیر انجام داده است به ویژه در ساخت مسکن پس از حوادث غیرمترقبه نظیر زلزله کرمانشاه و سیل سال 1398

 
که بنیاد مسکن خوش درخشید. 

وي افزود: در دولت آقاي روحانی در حوزه کمک به محرومین و مواجهه با خسارات حوادث غیرمترقبه کارهایی بزرگ انجام شد که ما

 
نتوانستیم به خوبی آن را براي مردم بیان کنیم، تنها در زلزله کرمانشاه در مقطعی کوتاه 100 هزار واحد مسکونی ساخته شد. 

جهانگیري گفت: اخیراً مراسم پایان ساخت و بازسازي 1 میلیون واحد مسکن پس از سیل سال 98 نیز برگزار شد، خوشبختانه در

 
ساخت خانه هاي جدید استانداردهاي لازم ساخت وساز رعایت شده است و تفاوت بسیاري با خانه هاي قبلی وجود دارد. 

معاون اول رییس جمهور ساخت 100 هزار واحد جدید براي محرومین در روستاها و شهرهاي کوچک، تامین مسکن ایتام و نوسازي و
مقاوم سازي در بافت حاشیه اي شهرها را نیز از اقدامات ارزشمند بنیاد مسکن انقلاب اسلامی توصیف کرد و گفت: اجراي این طرح ها
در چارچوب سیاست هاي دولت و رویکرد عدالت بنیانی سیاست هاي اقتصاد مقاومتی انجام می شود. خوب است اطلاع رسانی دقیقی

 
در این خصوص انجام شده است. 

وي ادامه داد: سازمان بهزیستی هم اعلام کرده است که از 130 هزار واحد مسکونی که براي معلولین ساخته شده بیش از 90 هزار
واحد آن در دولت آقاي روحانی انجام شده است. اینکه محرومین در برخی روستاها بدون هیچ آورده اي داراي سرپناه می شوند کاري

 
ارزشمند است. 

وي افزود: امام خمینی (ره) فرمودند که مستضعفین و محرومین جامعه ولی نعمت ما هستند ما خواهان حرکت در مسیر حضرت
امیرالمومنین(ع) که شهید راه عدالت بود هستیم و باید در این جهت تلاش کنیم. امیدوارم این اقدامات با سرعت و گستردگی

 
بیشتري ادامه پیدا کند و سنگ بناي این فعالیت ها به گونه اي باشد که در دولت هاي بعدي نیز ادامه یابد. 

دکتر جهانگیري ضمن قدردانی از نظام بانکی کشور در پرداخت تسهیلات به منظور ساخت و نوسازي بافت هاي فرسوده و تامین

 
مسکن محرومین اظهار امیدواري کرد نظام بانکی در تداوم این برنامه ها بیش از پیش همکاري کند. 

در این جلسه که وزراي صنعت، معدن و تجارت، ارتباطات و فناوري اطلاعات، نیرو و معاون علمی و فناوري رییس جمهور، رییس
سازمان برنامه و بودجه و معاون امور زنان ریاست جمهوري حضور داشتند، پورمحمدي معاون اقتصادي و هماهنگی سازمان برنامه و
بودجه گزارش مبسوطی از عملکرد هفت ماهه منابع و مصارف عمومی قانون بودجه و هدفمندي در سال 1399 و برآورد منابع و
مصارف عمومی در لایحه بودجه سال 1400 کل کشور و نیز جهت گیري هاي بودجه سال آینده براساس چند رویکرد اقتصاد



 
مقاومتی و جهش تولید ارائه کرد. 

همچنین تابش رییس بنیاد مسکن انقلاب اسلامی در گزارشی با اشاره به نحوه تامین مسکن محرومین و ایتام، نوسازي و مقاوم سازي
خانه ها در بافت هاي حاشیه اي شهرها از ساخت 91940 واحد مسکونی در یک سال گذشته با استفاده از تسهیلات ارزان قیمت،

 
کمک بلاعوض سازمان برنامه و بودجه ارائه کرد. 

منبع: ایسنا



عکس/ روایتی از طلبگی تا کارآفرینی

منبع: آخرین خبرشماره خبر:  135  |  تاریخ: 1399/08/26

 
عکس/ روایتی از طلبگی تا کارآفرینی 7 

فارس/ حجت الاسلام بهروز عزیزي طلبه اي است که
همزمان با تحصیل علم در مکتب اهل بیت (ع)، ذوق هنري
خود را هم به کار گرفته و با قدرت چشم و سرانگشت خود،
خلق اثر می کند. وي می گوید: شهریه طلبگی بسیار اندك
است و کفاف مخارج زندگی را نمی دهد به همین دلیل در
کنار تحصیل و تبلیغ، بر اساس علاقه و ذوق هنري، کار
ساخت زیورآلات را پیگیر کردم و توانستم مهارت لازم را

براي امرار معاش از این طریق به دست آورم. براي کسب مهارت به صورت پراکنده از هنرمندان این رشته پرسش می کردم و سعی
کردم از این طریق مهارت را به دست آورم؛ بعد از به دست آوردن مهارت جزئی ابتدایی ترین ابزار این رشته را تهیه و کار را با همان

 
ابزار شروع کردم و همچنان هم به سبک سنتی و با همان وسایل کار را انجام می دهم. 

 
به پیج اینستاگرامی «آخرین خبر» بپیوندید 
instagram.com/akharinkhabar



قم| پنجاهمین سال تأسیس پردیس فارابی دانشگاه تهران برگزار می شود

منبع: تسنیمشماره خبر:  136  |  تاریخ: 1399/08/26

گروه استان ها_ رئیس پردیس فارابی دانشگاه تهران با اشاره برگزاري مراسم نکوداشت پنجاهمین سال تأسیس پردیس
فارابی دانشگاه تهران گفت: استاندار و شهردار قم و رئیس دانشگاه تهران در این مراسم سخنرانی می کنند.

گروه استان ها_ رئیس پردیس فارابی دانشگاه تهران با
اشاره برگزاري مراسم نکوداشت پنجاهمین سال تأسیس
پردیس فارابی دانشگاه تهران گفت: استاندار و شهردار قم و
رئیس دانشگاه تهران در این مراسم سخنرانی می کنند. -

 
اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از قم ، علیرضا محمدرضایی
ظهر امروز در نشست خبري نکوداشت پنجاهمین سال
تأسیس پردیس فارابی دانشگاه تهران که در سالن جلسات
این نهاد علمی برگزار شد، اظهار داشت: پردیس فارابی

 
سال 49کار خود را آغاز کرد و سال 53 به این مجموعه منتقل شد. 

رئیس پردیس فارابی دانشگاه تهران افزود: این دانشگاه سال 55 با نام جدید مجتمع آموزش عالی قم کار خود را ادامه داد و سپس از

 
سال 83 با نام پردیس قم دانشگاه تهران به ادامه فعالیت می پردازد. 

 
4200 دانشجو در پردیس فارابی دانشگاه تهران تحصیل می کنند 

وي بیان کرد: در حال حاضر 4هزار و 200 دانشجو در پردیس فارابی دانشگاه تهران در 32رشته تحصیلی مشغول فراگیري علم

 
هستند، 120 عضو هیئت علمی در این دانشگاه فعالیت می کنند. 

 
زنگنه؛ انحصارطلبی علمی به نفع چند دانشگاه بزرگ در حال انجام است 

 
جزئیات برگزاري امتحان مجدد براي دانشجویان دانشگاه آزاد 

 
دعوت دانشگاه تهران براي مشارکت در اهداي خون 

محمدرضایی عنوان کرد: پردیس فارابی سه برنامه راهبردي دارد که یکی از آن ها بین المللی شدن است، در این زمینه جذب
دانشجوي خارجی مدنظر است و تفاهم نامه هایی با دانشگاه هاي بغداد و کوفه امضا کردیم و اکنون به صورت مستقیم با 57دانشگاه

 
بین الملل ارتباط داریم. 

رئیس پردیس فارابی دانشگاه تهران " کارآفرینی" را یکی از اهداف مهم این نهاد علمی دانست و گفت: چهار سال است جشنواره ایده

 
تا بازار را برگزار می کنیم که همه ایده هاي دانشجویان را دریافت کرده و از آن ها حمایت می کنیم. 



 
پردیس فارابی "اخلاق مداري و حس مسئولیت پذیري اجتماعی" را مدنظر قرار داده است 

وي گفت: پردیس فارابی اخلاق مداري و حس مسئولیت پذیري اجتماعی را مدنظر قرار داده و تقویت دروس عمومی و بهره مندي از

 
ظرفیت عمومی و حرکت دانشجویان به سمت اخلاق مداري مورد تأکید است. 

محمدرضایی بابیان اینکه تأسیس رشته تجارت بین الملل موردتوجه است چون یکی از نیازهاي مهم جامعه است، تصریح کرد: بهره

 
مندي از ظرفیت سی هزار دانشجوي فارغ التحصیل موردتوجه ما است تا در راستاي توسعه استان بهره مند شویم. 

رئیس پردیس فارابی دانشگاه تهران با بیان اینکه جذب دانشجوي قمی مورد تأکید این دانشگاه است، ادامه داد: سه چهارم دانشجویان
دانشگاه پردیس فارابی قمی هستند و یک چهارم دانشجویان از شهرهاي دیگر در این دانشگاه تحصیل می کنند، 600دانشجو آقا و

 
پانصد دانشجوي خانم در خوابگاه ها هستند. 

وي با اشاره برگزاري مراسم نکوداشت پنجاهمین سال تأسیس پردیس فارابی دانشگاه تهران گفت: بهرام سرمست استاندار و سید
مرتضی سقائیان نژاد شهردار قم و رئیس دانشگاه تهران در این مراسم سخنرانی می کنند، همچنین دو نفر از فارغ التحصیلان این

 
دانشگاه در این مراسم سخنرانی می کنند. 

 
مرکز مشاوره توسط پردیس فارابی دانشگاه تهران ایجاد می شود 

محمدرضایی خاطرنشان کرد: مرکز مشاوره توسط پردیس فارابی دانشگاه تهران ایجاد می شود که قرار است در حوزه روانشناسی و
خانواده و تحصیل به مردم خدمت رسانی کند، در دیدار با رئیس صدا سیما قرار شد برنامه نبض دانشجو توسط این دانشگاه برگزار

شود.



جهانگیري: بودجه چوب ادب سیاست مدارانی است که شعار می دهند

منبع: ایرناشماره خبر:  137  |  تاریخ: 1399/08/26

تهران-ایرنا- معاون اول رییس جمهوري گفت: بودجه چوب ادب سیاستمدارانی است که تنها شعار می دهند. منابع و مصارف
در بودجه کشور موضوعی واقعی است و باید با آن منطقی برخورد کرد. متاسفانه برخی مسائلی که در حال حاضر عنوان می

شود با ده برابر بودجه کنونی نیز نمی توان به آن حرف ها جامه عمل پوشاند.

تهران-ایرنا- معاون اول رییس جمهوري گفت: بودجه چوب
ادب سیاستمدارانی است که تنها شعار می دهند. منابع و
مصارف در بودجه کشور موضوعی واقعی است و باید با آن
منطقی برخورد کرد. متاسفانه برخی مسائلی که در حال
حاضر عنوان می شود با ده برابر بودجه کنونی نیز نمی

 
توان به آن حرف ها جامه عمل پوشاند. 

به گزارش ایرنا از پایگاه اطلاع رسانی معاون اول رییس
جمهوري، اسحاق جهانگیري روز دوشنبه در

هفتادوپنجمین جلسه ستاد فرماندهی اقتصاد مقاومتی با اشاره به اهمیت بودجه سال 1400 کشور گفت: بودجه سال آینده کشور و

 
جهت گیري هاي اصلی آن باید با محوریت سیاست هاي اقتصاد مقاومتی تدوین شود. 

معاون اول رییس جمهور با بیان اینکه از هفته آینده بحث درباره منابع و مصارف بودجه سال 1400 در دولت انجام خواهد شد، اظهار

 
امیدواري کرد که بودجه مطابق سنوات گذشته در زمان مقرر در اختیار نمایندگان مجلس شوراي اسلامی قرار بگیرد. 

وي با اشاره به اینکه تحریم ها و شیوع کرونا فشارهاي مضاعفی بر بودجه کشور در سال جاري وارد کرده است، گفت: به فضل الهی
این دوره سخت را پشت سر خواهیم گذاشت و تصور دشمنان ایران که فکر می کردند ایران دچار کسري بودجه شدیدي شده و

 
اقتصادش فرو خواهد ریخت، باطل خواهد شد. 

جهانگیري افزود: با وجود همه سختی ها و دشواري ها که بر دولت و ملت ایران گذشت با همتی که مدیران کشور در موضوع بودجه از
خود نشان دادند، موفق شدیم تاکنون از این مرحله عبور کنیم هرچند برخی نمی خواهند قدر این زحمات را بدانند و حرف هایی را بر

 
زبان جاري می کنند که جز دلسرد کردن مدیریت کشور ثمري ندارد. 

 
زبان مدیران دولت براي پاسخگویی الکن نیست 

وي با تاکید بر اینکه همه می دانند که زبان مدیران دولت براي پاسخگویی زبان الکن نیست، گفت: ما شرایط کشور و مردم را در
موضع گیري هاي خود لحاظ می کنیم و می دانیم که مردم در شرایط سخت کنونی از مسئولان خود انتظار دارند که به فکر زندگی و

معیشت آنان باشند نه اینکه سرگرم دعوا و مجادله با یکدیگر شوند چرا که این مسئله گره اي از زندگی آنان باز نمی کند. 



معاون اول رییس جمهور با بیان اینکه مکرر گفته ام کارنامه این دولت قابل مقایسه با هر دولت دیگري در سالهاي پس از انقلاب
اسلامی است، گفت: براي مقایسه می توان به دو سال و نیم پایانی دولت آقاي احمدي نژاد و دو سال و نیم ابتدایی دولت تدبیر و امید
پرداخت که در این دو برهه کشور با تحریم هاي بین المللی مواجه بود. البته دولت قبل در آن مقطع بیش از دو میلیون بشکه نفت
صادر می کرد که از محل آن 210 میلیارد دلار درآمد در اختیار داشت اما درآمد دولت تدبیر و امید در دو سال و نیم ابتدایی آغاز

 
بکار خود تنها 120 میلیارد دلار بود. 

جهانگیري با تاکید بر اینکه با کلی گویی و شعار در کشور اتفاقی رخ نمی دهد، اظهار داشت: در دو سال و نیم پایانی دولت گذشته
میزان اشتغال خالص کشور روند کاهنده داشت و تقریباً صفر بود در حالی که در مقایسه با دو سال و نیم ابتدایی آغاز به کار دولت
تدبیر و امید سالانه 500 هزار شغل ایجاد شد و همچنین نرخ تورم در دولت گذشته رو به بالا بود و به 36 درصد رسید در حالی که

 
تورم در دولت آقاي روحانی روند کاهنده داشت و به 11.2 کاهش یافت. 

وي افزود: این دستاوردها در شرایطی اتفاق افتاد که فقط مدیریت دولت جابه جا شد. کسانی که می گویند مدیران دولت دچار ضعف
هستند خوب است این دو مقطع زمانی که شرایط کشور از لحاظ تحریم هاي بین المللی یکسان بوده است را مقایسه کنند و ببینند

 
چه اتفاقاتی در بخش هاي مختلف اقتصادي کشور رخ داد. 

معاون اول رییس جمهوري با تبیین برنامه ریزي هاي انجام شده در ستاد فرماندهی اقتصاد مقاومتی براي مقاوم کردن اقتصاد کشور
در برابر تکانه هاي خارجی، گفت: اجراي برنامه هاي اولویت دار اقتصاد مقاومتی شرایط کشور را روز به روز بهتر کرد. به طوریکه در
شروع کار دولت تدبیر و امید به ناگهان قیمت نفت به بشکه اي 30 دلار کاهش یافت اما براي هیچ کدام از شاخص هاي کلان

 
اقتصادي نظیر تورم، صادرات و میزان تولید مشکلی پیش نیامد و تغییري ایجاد نشد. 

جهانگیري اظهار داشت: در دوره جدید تحریم ها که باید به واقع از آن به عنوان جنگ اقتصادي یاد کرد، آمریکایی ها به دنبال
فروپاشی ایران بودند و حتی تا آنجا رفتند که جنگ نظامی را نیز چاشنی کار خود کنند، ترور سردار شهید سلیمانی و برخی اتفاقات
دیگر در منطقه خلیج فارس نشانه هاي تصمیمات آنها بود، البته برخی اتفاقات را نمی توان در مقطع کنونی بیان کرد و شاید در
شرایط دیگر بتوانیم براي مردم تبیین کنیم که دشمنان چه برنامه ریزي هایی براي کشور انجام داده بودند. قطعا هیچ کس نمی تواند

 
انفجار در یک نفت کش ایرانی را موضوعی اقتصادي قلمداد کند، دولت اجازه نداد در این شرایط سخت، اقتصاد کشور فرو بپاشد. 

 
هدف آمریکا فروپاشی ایران بود/ مقاومت ملت ایران در تاریخ ماندگار شد 

معاون اول رییس جمهور گفت: هدف آمریکا اقتصاد ایران نبود می خواستند ایران را از هم بپاشانند. در این مقطع حساس مردم ایران

 
مشکلات را تحمل کردند و دولت هم فشار زیادي را متحمل شد که این مقاومت در تاریخ ماندگار خواهد شد. 

وي افزود: بودجه کشور در سال 1400 و جهت گیري هاي اصلی آن باید با محوریت سیاست هاي اقتصاد مقاومتی تدوین شود،
کاهش اتکا به درآمدهاي نفتی در تنظیم بودجه سال آینده لحاظ خواهد شد البته این به معناي آن نیست که ما از سهمیه و حق
صادرات نفتی خود چشم پوشی کنیم. دولت ایران هیچ گاه از حق ملت خود نخواهد گذشت. هنر مدیریت این است که این درآمدها را

 
در جاي خود هزینه کند و در بودجه جاري قرار ندهد. 

جهانگیري با بیان اینکه صادر کنندگان غیرنفتی در این دوره همانند سربازان خط مقدم به کشور خدمت کردند، گفت: حمایت از



 
صادر کنندگان از جهت گیري هاي بودجه سال آینده خواهد بود و ما قدردان آنها هستیم. 

معاون اول رییس جمهور جهت گیري دیگر بودجه سال آینده را ایجاد امنیت غذایی توصیف کرد و گفت: در سال پایانی دولت گذشته
6 میلیون تن گندم وارد کشور می شد و کشتی هاي متعددي در کنار بنادر بودند و نمی توانستند کالاهاي خود را در ساحل تخلیه
کنند در شرایطی که در برخی از استان هاي کشور ذخیره گندم فقط براي چند روز وجود داشت. در حالی که امروز دولت واردات
گندم را فقط براي حفظ و افزایش میزان ذخایر استراتژیک کشور انجام می دهد. برنامه دولت در حمایت از کشاورزان و انجام اقدامات
اساسی نظیر خرید تضمینی قیمت گندم که از کیلویی 400 تومان در سال 92 به 4000 تومان براي سال زراعی آینده رسیده است

 
باعث شد که ما بیش از پیش در زمینه تولید گندم خودکفا شویم. 

 
ممنوعیت واردات کالاهاي لوکس از رویکردهاي بودجه1400 خواهد بود 

وي با تاکید بر اینکه یکی دیگر از رویکردهاي بودجه سال آینده ممنوعیت واردات کالاهاي لوکس و غیرضروري خواهد بود، گفت: در
دوره جدید تحریم ها دولت بیش از 2000 قلم کالا را در فهرست کالاهاي لوکس قرار داد و واردات آنها را ممنوع کرد اما متاسفانه
برخی براي زیر سوال بردن عملکرد دولت می روند و به موردي در فهرست هاي وارداتی دست پیدا می کنند و آن را بزرگنمایی می

 
کنند در حالی که در دوره تحریم هاي قبل در دولت گذشته به طور رسمی خودروهاي لوکسی نظیر پورشه وارد کشور می شد. 

معاون اول رییس جمهوري با اشاره به ضرورت حمایت از معیشت محرومان و افراد تحت پوشش کمیته امداد و بهزیستی و نیز کمک
به معیشت بیکارانی که از بیمه برخوردار نیستند در بودجه سال 1400، گفت: حمایت از اقشار محروم و آسیب پذیر جامعه در بودجه
سال آینده از جهت گیري هاي اصلی خواهد بود. رسیدگی به حقوق کارکنان و بازنشستگان و متناسب سازي دستمزدها و دریافت ها

 
در راستاي عدالت بنیانی سیاست هاي اقتصاد مقاومتی در تدوین بودجه سال آینده لحاظ خواهد شد. 

وي یادآورشد: ما می دانیم وضع زندگی کارمندان و کارگران دشوار است و آنها به سختی زندگی خود را اداره می کنند، در این شرایط
دشوار اقتصادي تلاش کردیم که به میزان قابل توجهی حقوق کارمندان اداري و بازنشستگان افزایش یابد، خوب است که منتقدان
مقایسه کنند در آن شرایطی که بیش از 2 میلیون بشکه نفت با قیمت هاي بالا صادر می شد چه میزان به حقوق کارمندان و

 
بازنشستگان اضافه کردند. 

 
طرح هاي اولویت دار اقتصاد مقاومتی باید با قوت ادامه یابد 

جهانگیري ادامه داد: طرح هاي اولویت دار اقتصاد مقاومتی که بیش از 100 مورد آن در ستاد فرماندهی اقتصاد مقاومتی به تصویب
رسید باید با قوت ادامه یابد، این طرح ها علاوه بر اینکه تاب آوري اقتصاد ما را بالا برد، کشور را از واردات برخی کالاها نیز بی نیاز

 
کرد. 

وي افزود: این طرح ها باید در اولویت کار دستگاه ها، نظام بانکی و صندوق توسعه ملی باشد. یک نمونه از پروژه هاي اولویت دار
اقتصاد مقاومتی، راه اندازي پالایشگاه ستاره خلیج فارس بود. فرض کنید اگر این پالایشگاه در سالهاي گذشته احداث نمی شد با
شروع دور جدید تحریم ها مشکلات زیادي براي کشور در تامین بنزین ایجاد می شد، امروز این پالایشگاه علاوه بر رفع نیاز داخلی

 
مصرف بنزین به محلی براي صادرات بنزین کشور و تامین ارز کشور تبدیل شده است. 

جهانگیري گفت: موضوع کرونا نیز باید بعنوان موضوعی جدي در بودجه سال 1400 با سرفصلی مشخص مدنظر قرار گیرد و حمایت از



شرکت هاي دانش بنیان باید در بودجه سال آینده مورد نظر باشد. شرکت هاي دانش بنیان در دوران کرونا کمک فراوانی در تولید

 
ماسک و تجهیزات پزشکی کردند که این روند باید جدي تر دنبال شود. 

 
بودجه چوب ادب سیاستمدارانی است که تنها شعار می دهند/امیدواریم بودجه نقطه آغاز تفاهم دولت و مجلس باشد 

معاون اول رییس جمهور گفت: تجربه من به عنوان فردي که هم در دولت و هم در مجلس فعالیت کرده ام می گوید؛ بودجه چوب
ادب سیاستمداران بویژه سیاستمدارانی است که تنها شعار می دهند. منابع و مصارف در بودجه کشور موضوعی واقعی است و باید با
آن منطقی برخورد کرد. نمی توان ذهنی و خیالی منابع کشور را افزایش دهیم. متاسفانه برخی مسائلی که در حال حاضر عنوان می

 
شود با ده برابر بودجه کنونی نیز نمی توان به آن حرف ها جامه عمل پوشاند. 

وي افزود: برخی می گویند منابع گمرکی را افزایش بدهیم، کسی که این حرف را می زند نشان می دهد که کمترین آشنایی با اقتصاد
ندارد زیرا این دست محاسبه ها موجب افزایش قیمت همه کالاها در کشور می شود. باید آشکارا و شفاف به مردم بگویند درآمدي که

 
از این تصمیم حاصل می شود، پیامدهاي آن تورم و افزایش سرسام آور قیمت همه کالاها خواهد بود. 

جهانگیري اظهار امیدواري کرد؛ بودجه سال آینده، نقطه آغاز تفاهم و همکاري دولت و مجلس جدید باشد و اگر منابعی وجود داشته
باشد که از چشم دولت دور مانده باشد و معرفی شود، قدردانی خواهیم کرد و منابع جدید را براي کمک به زندگی و معیشت مردم

 
صرف خواهیم کرد. 

معاون اول رییس جمهور در بخش دیگري از سخنان خود با اشاره به گزارش رییس بنیاد مسکن انقلاب اسلامی در خصوص سیاست
هاي اقتصاد مقاومتی و ساخت مسکن در روستاها و شهرهاي کوچک براي محرومان، گفت: بنیاد مسکن انقلاب اسلامی کارهاي
بزرگی در سالهاي اخیر انجام داده است به ویژه در ساخت مسکن پس از حوادث غیرمترقبه نظیر زلزله کرمانشاه و سیل سال 1398

 
که بنیاد مسکن خوش درخشید. 

وي افزود: در دولت آقاي روحانی در حوزه کمک به محرومین و مواجهه با خسارات حوادث غیرمترقبه کارهایی بزرگ انجام شد که ما

 
نتوانستیم به خوبی آن را براي مردم بیان کنیم، تنها در زلزله کرمانشاه در مقطعی کوتاه 100 هزار واحد مسکونی ساخته شد. 

جهانگیري گفت: اخیراً مراسم پایان ساخت و بازسازي 1 میلیون واحد مسکن پس از سیل سال 98 نیز برگزار شد، خوشبختانه در

 
ساخت خانه هاي جدید استانداردهاي لازم ساخت و ساز رعایت شده است و تفاوت بسیاري با خانه هاي قبلی وجود دارد. 

معاون اول رییس جمهور ساخت 100 هزار واحد جدید براي محرومین در روستاها و شهرهاي کوچک، تامین مسکن ایتام و نوسازي و
مقاوم سازي در بافت حاشیه اي شهرها را نیز از اقدامات ارزشمند بنیاد مسکن انقلاب اسلامی توصیف کرد و گفت: اجراي این طرح ها

 
در چارچوب سیاست هاي دولت و رویکرد عدالت بنیانی سیاست هاي اقتصاد مقاومتی انجام می شود. 

وي ادامه داد: سازمان بهزیستی هم اعلام کرده است که از 130 هزار واحد مسکونی که براي معلولین ساخته شده بیش از 90 هزار
واحد آن در دولت آقاي روحانی انجام شده است. اینکه محرومین در برخی روستاها بدون هیچ آورده اي داراي سرپناه می شوند کاري

 
ارزشمند است. 

معاون اول رییس جمهوري افزود: امام خمینی (ره) فرمودند که مستضعفین و محرومین جامعه ولی نعمت ما هستند ما خواهان



حرکت در مسیر حضرت امیر المومنین(ع) که شهید راه عدالت بود هستیم و باید در این جهت تلاش کنیم. امیدوارم این اقدامات با

 
سرعت و گستردگی بیشتري ادامه پیدا کند و سنگ بناي این فعالیت ها به گونه اي باشد که در دولت هاي بعدي نیز ادامه یابد 

جهانگیري ضمن قدردانی از نظام بانکی کشور در پرداخت تسهیلات به منظور ساخت و نوسازي بافت هاي فرسوده و تامین مسکن

 
محرومین اظهار امیدواري کرد نظام بانکی در تداوم این برنامه ها بیش از پیش همکاري کند. 

در این جلسه که وزراي صنعت، معدن و تجارت، ارتباطات و فناوري اطلاعات، نیرو و معاون علمی و فناوري رییس جمهور، رییس
سازمان برنامه و بودجه و معاون امور زنان ریاست جمهوري حضور داشتند، پورمحمدي معاون اقتصادي و هماهنگی سازمان برنامه و
بودجه گزارش مبسوطی از عملکرد هفت ماهه منابع و مصارف عمومی قانون بودجه و هدفمندي در سال 1399 و برآورد منابع و
مصارف عمومی در لایحه بودجه سال 1400 کل کشور و نیز جهت گیري هاي بودجه سال آینده بر اساس چند رویکرد اقتصاد

 
مقاومتی و جهش تولید ارائه کرد. 

همچنین تابش رییس بنیاد مسکن انقلاب اسلامی در گزارشی با اشاره به نحوه تامین مسکن محرومین و ایتام، نوسازي و مقاوم سازي
خانه ها در بافت هاي حاشیه اي شهرها از ساخت 91940 واحد مسکونی در یک سال گذشته با استفاده از تسهیلات ارزان قیمت،

 
کمک بلاعوض سازمان برنامه و بودجه ارائه کرد. 

 
برچسب ها 

 
- مجلس شوراي اسلامی 

 
- صندوق توسعه ملی 

 
- گندم 

 
- سازمان برنامه و بودجه 

 
- اقتصاد مقاومتی 

 
- کمیته امداد امام خمینی 

 
- اسحاق جهانگیري 

 
- بودجه1400 
- خلیج فارس



انتظار6ساله مردم ماکوبراي احداث پتروشیمی

منبع: پیام نفتشماره خبر:  138  |  تاریخ: 1399/08/26

از 6 سال گذشته که احداث مجتمع پتروشیمی ماکو به تصویب رسید و پیش بینی اشتغال پنج هزار نفري براي بیکاران
منطقه شد، مردم همچنان منتظر افتتاح و بهره برداري از آن هستند اما این پروژه تنها 15 درصد پیشرفت فیزیکی دارد.

پیام نفت: به گزارش آژانس رویدادهاي مهم نفت و انرژي"نفت ما "، احداث پتروشیمی ماکو در سال 93 به تصویب رسید، در

 
آن زمان این پروژه به مساحت 165 هکتار و در بازه زمانی سه ساله تعریف شده بود 

هر چند که در آذر سال 96 یعنی سه سال پس از آن نیز مدیرعامل اسبق منطقه آزاد ماکو در اظهارات خود پیش بینی کرد که این

 
پروژه در مدت سه سال احداث و به بهره برداري برسد. 

سپس اعلام شد که این پروژه به دو میلیارد دلار بودجه نیاز دارد و در مدت پنج سال احداث شده و از سرمایه گذاري خارجی براي

 
تامین بودجه آن استفاده می شود چون شرکت هاي ترکیه اي به سرمایه گذاري در مجتمع پتروشیمی ماکو اظهار علاقه کرده بودند. 

مسئولان ذي ربط پیش بینی کردند که با اجراي این طرح که 15 صنایع زیردستی دارد، براي یک هزار نفر به صورت مستقیم و چهار

 
هزار نفر به صورت غیرمستقیم اشتغال زایی می شود. 

 
مجتمع پتروشیمی ماکو 15 درصد پیشرفت فیزیکی دارد 

بهمن ماه سال گذشته معاون اقتصادي و سرمایه گذاري منطقه آزاد ماکو گفت: تاکنون محوطه سازي و حصارکشی مجتمع پتروشیمی

 
ماکو انجام شده و داراي 15 درصد پیشرفت فیزیکی است. 

ابراهیم جلیلی بیان کرد: این مجتمع به صورت «فاینانس» و استفاده از تسهیلات اعتباري خارجی، به خرید فناوري و ادامه احداث آن

 
متمرکز شده است. 

هر چند که با وجود اینکه پروژه پتروشیمی ماکو از سرمایه گذاري هاي مهم در شمال استان آذربایجان غربی و منطقه آزاد به شمار

 
می رود، هم اینک در ابتداي راه متوقف شده است. 

 
عدم تامین منابع مالی احداث مجتمع پتروشیمی ماکو را با مشکل مواجه کرده است 

نماینده مردم ماکو، چالدران، شوط و پلدشت در مجلس شوراي اسلامی گفت: این مجتمع همه مجوزات مربوطه را اخذ کرده و هم
اکنون مهمترین مشکل در راه احداث پتروشیمی ماکو، تامین منابع مالی آن است هر چند که در گذشته قرار بود از وام هاي خارجی

 
در این پروژه استفاده شود. 

محمد علی پور بیان کرد: با توجه به اینکه این پروژه توسط بخش خصوصی انجام شده و با مشکل تامین سرمایه مواجه است، بنابراین
براي حل این مشکل باید آن را به سایر شرکت هاي سرمایه گذاري واگذار کرد و یا سرمایه گذار اصلی براي خود شریکی پیدا کرده و

 
پروژه را به جریان اندازد. 

وي افزود: مجتمع پتروشیمی ماکو قدرت اشتغال بسیاري در حد چهار هزار نفر دارد و از سوي دیگر با توجه به اینکه در جنوب استان
و در شهرستان هاي مهاباد و میاندوآب و در مرکز استان یعنی ارومیه مجتمع پتروشیمی وجود دارد اما جاي پتروشیمی در شمال

 
استان خالی است و ماکو مستعدترین مکان براي اجراي این پروژه به شمار می رود. 



 
شرکت هاي بزرگ سرمایه گذاري سطح کشور در منطقه جذب می شوند 

نماینده مردم ماکو، چالدران، شوط و پلدشت در مجلس شوراي اسلامی گفت: هم اکنون به دنبال جذب شرکت هاي بزرگ سرمایه
گذاري سطح کشور در منطقه هستیم و خوشبختانه «شستا» یعنی شرکت سرمایه گذاري تامین اجتماعی یک پروژه بزرگ دامداري

 
در منطقه به راه انداخته است. 

وي بیان کرد: بنابراین علاوه بر اینکه احداث مجتمع پتروشیمی ماکو و جذب سرمایه گذار پیگیري می شود، در کنار آن به دنبال سایر

 
شرکت هاي سرمایه گذاري در منطقه هستیم. 

 
اخذ تسهیلات از صندوق توسعه ملی و فایناس در مجتمع پتروشیمی ماکو انجام نشد 

مدیرکل اقتصاد و دارایی آذربایجان غربی نیز در زمینه جذب سرمایه گذار براي احداث مجتمع پتروشیمی ماکو اظهار داشت: براي
احداث این مجتمع به دنبال فایناس یا وام خارجی بودیم که این مشکل حل نشده و حتی مقرر بود که از صندوق توسعه ملی

 
تسهیلاتی در این راستا اخذ شود که آن نیز برطرف نشد. 

داود غفارپور گفت: باید سرمایه گذار به دنبال شریک سرمایه گذاري باشد و با توجه به اینکه این مهم انجام نشده است، به همین

 
خاطر پروژه پتروشیمی به همین شکل باقی مانده است. 

منبع: تسنیم



وضعیت هنرمندان تئاتر کودك و نوجوان نگران کننده است/ نیاز به حمایت

منبع: خوز 24شماره خبر:  139  |  تاریخ: 1399/08/26

امیر مشهدي عباس مدیر مرکز تولید تئاتر و تئاتر عروسکی
کانون پرورش فکري کودکان و نوجوانان درباره وضعیت
فعالیت هاي نمایشی این مرکز با توجه به محدودیت هاي
کرونایی تعیین شده، به خبرنگار مهر گفت: فعالیت هاي
فیزیکی مرکز نظیر تمرین و اجراي تئاتر تعطیل است ولی
فعالیت ها در فضاي مجازي ادامه دارد و هر روز هم بیشتر

 
 (...)

امیر مشهدي عباس مدیر مرکز تولید تئاتر و تئاتر عروسکی
کانون پرورش فکري کودکان و نوجوانان درباره وضعیت

فعالیت هاي نمایشی این مرکز با توجه به محدودیت هاي کرونایی تعیین شده، به خبرنگار مهر گفت: فعالیت هاي فیزیکی مرکز نظیر
تمرین و اجراي تئاتر تعطیل است ولی فعالیت ها در فضاي مجازي ادامه دارد و هر روز هم بیشتر می شود. ما برنامه «نمایش نما» را
داشتیم که طی آن مخاطبان امکان تماشاي فیلم تئاترها را داشتند. قصد داریم بخش فیلم هاي سینمایی کانون و همچنین موسیقی

 
کودك و نوجوان را هم اضافه کنیم. 

وي با اشاره به معلوم نبودن زمان بازگشایی مجدد سالن هاي تئاتر کانون به دلیل شرایط کرونایی و محدودیت هاي تعیین شده،
تصریح کرد: بزرگترین نگرانی ما گروه هاي تئاتر کودك و نوجوان هستند زیرا اشتغال در این شرایط برایشان بسیار سخت شده است.

 
این گروه ها در شرایط مالی بسیار بدي به سر می برند. 

مشهدي عباس با بیان اینکه مراکز و نهادهایی که می توانند باید براي هنرمندان تئاتر کودك و نوجوان کاري بکنند، یادآورشد: خانه
هنرمندان و صندوق اعتباري هنر به فکر این گروه از هنرمندان باشد زیرا در این شرایط هیچ کاري برایشان وجود ندارد؛ نه می توانند

 
نمایش اجرا کنند، نه می توانند با مدارس تعامل داشته باشند و نه می توانند اجراي آنلاین داشته باشند. 

وي ادامه داد: کانون به دلیل اینکه خود درآمدزا بوده و هزینه ها را از این طریق تأمین می کرده در شرایط فعلی با مشکلات مالی
مواجه است اما با این حال در حد کمک هزینه از گروه هاي تئاتر کودك و نوجوان حمایت کرده اما این پاسخگو نیست و باید مراکز و

 
سازمان هاي دیگر به کمک و حمایت از هنرمندان تئاتر کودك و نوجوان بپردازند. 

مدیر مرکز تولید تئاتر و تئاتر عروسکی کانون در پایان سخنان خود تأکید کرد: مغازه دار، فروشنده و تولیدکننده در نهایت فضایی
براي عرضه محصول خود دارند و با وجود پایین آمدن درآمدها بالاخره کسب درآمد می کنند اما هنرمندان تئاتر کودك و نوجوان

 
هیچ درآمد ندارند و مجبور به کارهایی هستند که دور از شأن شأن هست البته اگر کاري براي انجام دادن پیدا شود. 

منبع: مهر





اجراي 60 برنامه فرهنگی و خدماتی به مناسبت هفته بسیج در بردسکن

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  140  |  تاریخ: 1399/08/26

به گزارش خبرگزاري فارس از بردسکن، سرهنگ علیرضا
جنیدي ظهر امروز در نشست خبري که دفتر فرمانده
ناحیه مقاومت بسیج بردسکن برگزار شد، اظهار کرد: بسیج
به فرمان حضرت امام (ره) پس از تاسیس توانسته است در
طول انقلاب با ارائه خدمات شایسته، تاریخ ساز دوران

 
باشد. 

وي افزود: امام راحل بسیج را شجره طیبه و یک نیروي

 
راهبردي نام بردند، دراین راستا بسیج در همه برنامه هاي کشور تاثیرگذار بوده است. 

فرمانده ناحیه مقاومت بسیج سپاه بردسکن ادامه داد: بسیج با این سابقه درخشان در مقطع فعلی هم داراي ماموریت هایی است که

 
طرح «هر مسجد یک سنگر» را نیز یکی از ماموریت ها است. 

جنیدي با بیان اینکه تفکر بسیجی باید در کشور طنین انداز و یک فرهنگ باشد، اظهار کرد: امسال به صورت کشوري برنامه ها

 
اجرایی می شود، همچنین 7 برنامه شامل رزمایش و عملیات با رویکرد خدمت رسانی برگزار می شود. 

فرمانده ناحیه مقاومت بسیج سپاه بردسکن با بیان اینکه شعار هفته بسیج «بسیج و سلامت» است بیان کرد: در طول هفته بسیج 45

 
مورد بازدید و برگزاري 5 مورد یادواره شهدا همراه با تجلیل از ایثارگران را در فضاي باز در پایگاه هاي بسیج خواهیم داشت. 

فرمانده ناحیه مقاومت بسیج سپاه بردسکن با اشاره به اینکه در روز شمارهاي هفته بسیج، راه اندازي کمک هاي مومنانه و معیشتی
است، متذکر شد:همزمان با این روز، توزیع بسته هاي معیشتی با عنوان «بسیج فرزند مسجد و خادم محور» با راه اندازي خدمات به

 
محله انجام می شود که پویش شهید سلیمانی است. 

وي بیان کرد: 7 اردوي سازندگی و ویزیت رایگان در مناطق محروم از جمله برنامه هاي جهادي در قالب 18 مورد از دیگر برنامه هاي

 
هفته بسیح است. 

فرمانده ناحیه مقاومت بسیج سپاه بردسکن یادآور شد: رزمایش فضاي مجازي و برگزاري دوره آموزش سواد رسانه اي از طریق فضاي

 
مجازي خواهد بود. 

جنیدي شعار روز چهارم را بسیج الگوي سبک زندگی اسلامی و ایرانی دانست و افزود: امر به معروف و کاهش آسیب هاي اجتماعی در



حوزه سلامت را در این روز در برنامه داریم که طرح کشوري مسجد سنگر سلامت را با همکاري وزارت بهداشت، 10 تیم امر به

 
معروف و نهی از منکر در سطح شهرستان راه اندازي کرده ایم. 

 
وي گفت: 6 وظیفه براي کمک به کاهش ویروس کرونا از جمله توزیع 25 هزار ماسک در 4 نقطه بردسکن به سپاه سپرده شده است. 

فرمانده ناحیه مقاومت بسیج سپاه بردسکن با اشاره به اینکه روز پنجم از هفته بسیج با عنوان «بسیج ولایی، انقلابی و تمدن ساز» و
روز ششم «بسیج نیروي مقاومت ملت ایران» که سالروز تاسیس بسیج است، ادامه داد: متاسفانه امسال آن همایش اقتدار بسیجیان

 
بردسکن را نخواهیم داشت. 

وي بیان کرد: در آخرین روز از هفته بسیج با شعار «بسیج خدمت مومنانه وایثارگري»، نهضت کمک هاي مومنانه و تهیه بسته هاي
معیشتی در نظر گرفته شده که توسط بسیج سازندگی در این روز یک هزار و 100 بسته غذایی و 15 هزار ماسک سه لایه همراه با

 
10 هزار ماسک پارچه اي در بین مردم این شهرستان توزیع خواهد شد. 

جنیدي اضافه کرد: نواختن زنگ ایثار و مقاومت در شبکه شاد براي دانش آموزان، آغاز طرح بازید از رزمندگان تا پایان دهه مبارك

 
فجر از جمله برنامه هاي فرهنگی است. 

فرمانده ناحیه مقاومت بسیج سپاه بردسکن گفت: توزیع 10 هزار بسته هاي معیشتی، توزیع 44 سري کمک جهیزیه، پرداخت بیش از
یک میلیارد تومان وام اشتغال زایی، کمک به احیاي 5 قنات روستایی، کمک به تعمیر مسکن 20 مورد مددجوي کمیته امداد، توزیع
یک هزار بسته لوازم التحریر به ارزش 30 میلیون تومان و انجام اردوهاي جهادي مانند ضدعفونی و اجراي طرح مسجد محور از جمله

 
اقدامات بسیج سازندگی سپاه ناحیه بردسکن بوده است. 

انتهاي پیام/ 70050



انعقاد پیش نویس تفاهمنامه همکاري سازمان انتقال خون و معاونت دانشجویی

وزارت بهداشت

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  141  |  تاریخ: 1399/08/26

پیش نویس سند همکاري سازمان انتقال خون و معاونت دانشجویی وزارت بهداشت به منظور انجام کار دانشجویی دانشجویان
رشته هاي پزشکی و پیراپزشکی به امضا رسید.

به گزارش حوزه بهداشت و درمان گروه علمی پزشکی
باشگاه خبرنگاران جوان، در جلسه اي با حضور سیما
سادات لاري معاون فرهنگی دانشجویی وزارت بهداشت و
پیمان عشقی مدیر عامل سازمان و سرپرست موسسه عالی
آموزشی پژوهشی طب انتقال خون پیش نویس تفاهم نامه
اي با هدف اعتلاي همکاري هاي این دو مجموعه به امضا

 
رسید. 

در این جلسه مدیرعامل سازمان انتقال خون ضمن بیان ضرورت همکاري آموزشی، مهارت آموزي و عملیاتی دانشجویان رشته هاي
پزشکی و پیراپزشکی با سازمان انتقال خون براي استفاده بهینه از ظرفیت ها و فرصت هاي موجود گفت: دانشجویان رشته هاي
پرستاري، مامایی، بیهوشی و خصوصا پزشکی می توانند در سازمان انتقال خون دوره هاي مهارتی کوتاه مدت را آموزش ببینند و به
شیوه مجازي و حضوري با دریافت بسته هاي آموزشی و سپس به صورت حضوري و تجربه آموزي در سازمان انتقال خون به فعالیت

 
بپردازند و در این خصوص مهارت کسب کنند. 

او افزود: ضروري است دانشجویان موسسه آموزش عالی طب انتقال خون نیز در کلینیک ها و مراکز آموزشی درمانی حضور یافته و

 
آموزش ببینند. 

عشقی با تاکید بر نیاز سازمان به نیرو هاي توانمند و اهمیت آشنا شدن دانشجویان با فضا هاي کاري گفت: سازمان انتقال خون در
قالب آموزش هاي کوتاه مدت، مهارت آموزي و کار دانشجویی می تواند از ظرفیت دانشجویان رشته هاي پزشکی و پیراپزشکی مورد
نیاز، در بخش جذب اهداکنندگان خون با هدف ترویج و گسترش فرهنگ اهداي خون و بخش هاي آزمایشگاه، خونگیري، پذیرش،

 
مشاوره و معاینه اهداکنندگان استفاده کند. 

 
برخی شاخص هاي اهداي خون نزولی است 

مدیر عامل سازمان انتقال خون با بیان اینکه اکنون برخی شاخص هاي اهداي خون نزولی است و همه گیري کرونا به این امر شدت
بخشیده است، افزود: براي مراکز موقت اهداي خون و سیار نیاز به جذب نیروي آموزش دیده داریم. اکنون نحوه همکاري با سازمان

 
هلال احمر در رشته هاي پزشکی به صورت داوطلبانه تعریف و جایگاه ایشان مشخص شده و از این ظرفیت استفاده می شود. 

او ادامه داد: باید براي همکاري دانشجویان سال آخر رشته هاي پزشکی، پرستاري، علوم آزمایشگاهی و مامایی که رشته هاي مرتبطی



براي همکاري با سازمان انتقال خون و آموزش هاي مرتبط دارند نیز چنین جایگاه قانونی، سازمانی وآموزشی تعریف شود و در قالب
یک تفاهمنامه این همکاري آغاز شود. این فرصت ضمن افزایش مهارت دانشجویان و اعطاي یک مدرك معتبر ظرفیت هاي اشتغال

 
مناسبی نیز براي دانشجویان فراهم می کند. 

او ضمن انتقاد از نبود سر فصل هاي طب انتقال خون در برنامه هاي درسی دانشجویان رشته هاي پزشکی و پیراپزشکی تصریح کرد:
هماتولوژیست هاي بالغین و اطفال به ندرت با طب انتقال خون آشنایی دارند در حالی که از همان دوران دانشجویی رشته هاي
تخصصی که با تزریق خون و تجویز آن براي بیمار سرو کار خواهند داشت باید مانند کشور هاي توسعه یافته با عوارض، عواقب، جایگاه

 
و ریز فنی و اقتصادي تزریق خون و فرآورده هاي آن آشنا باشند. 

عشقی هدف از انعقاد این تفاهم نامه را ایجاد بستر کار دانشجویی بالینی و بالا بردن دانش و مهارت دانشجویان رشته هاي مرتبط

 
دانست. 

در این نشست سیما سادات لاري، معاون دانشجوي فرهنگی وزارت بهداشت درمان و آموزش پزشکی ضمن تاکید بر ظرفیت بالاي
دانشجویان دانشگاه هاي علوم پزشکی گفت: دانشجویان این رشته ها برخلاف سایر دانشجویان که در وضعیت غیر حضوري تحصیل
می کنند ضمن حضور در محل تحصیل و خوابگاه هاي خود در بیمارستان ها و مراکز درمانی با رغبت در کنار کادر درمان مشغول به
فعالیت بوده اند و با مهارت هایی که نسل جدید در مورد فضاي مجازي دارد در زمینه فرهنگ سازي و اطلاع رسانی موثر عمل کرده

 
اند. 

او از وجود بانک اطلاعاتی کاملی از دانشجویان آماده فعالیت در این معاونت خبر داد و افزود: کانون ها و شورا هاي صنفی و تشکل
هاي دانشجویی با دانشجویان در ارتباط هستند. تجربه اخیر ثابت کرده است که دوره هاي مهارت آموزي کوتاه مدت در جنبه
عملیاتی بحران می تواند بسیار مفید واقع شود و این نحوه مشارکت را در سازمان انتقال خون نیز می توانیم تکرار کنیم تا دانشجویان

 
براي کسب این هدف بزرگ و انسانی کمک کنند. 

در ادامه سعید محمدي معاون فنی و فناوري هاي نوین سازمان با اشاره به وجود 180 مرکز اهداي خون و 31 اداره کل انتقال خون
در کشور گفت: ما در نظر داریم فعلا از دانشجویان در مراکز استان ها استفاده کنیم و از آنان براي پزشک اهدا، جذب اهداکنندگان،

 
کارشناسان خونگیري و پذیرش، آزمایشگاه ها و غربالگري و فرآوري و تشخیص گروه هاي خونی کمک بگیریم. 

 
او همچنین در مورد برنامه ریزي این فرآیند و مفاد درسی و نحوه آموزش و ثبت نام و دوره هاي تئوري عملی توضیح داد. 

رحمان خدابنده لو مدیرکل دانشجویی معاونت فرهنگی دانشجویی وزارت بهداشت نیز در این جلسه با تاکید و تحسین استانداردهاي
بالا و نظم سازمان انتقال خون این سازمان را "ارتش بدون خطا" خواند و افزود: در این سازمان خطا به شدت مدیریت می شود زیرا

 
هر خطایی می تواند فاجعه بار باشد. 

حسن زائري مدیرکل فرهنگی وزارت بهداشت نیز در این جلسه با اشاره به وجود 700 کانون، 800 انجمن علمی و 263 تشکل و صد
ها نشریه فعال دانشجویی در این زیرمجموعه گفت: اهداي خون و فرهنگسازي براي آن را یکی از محور هاي جشنواره سیمرغ قرار

 
داده و دانشجویان می توانند مروج و سفیران اهداي خون باشند. 

او همچنین براي به اشتراك گذاشتن فضاهاي رفاهی این معاونت و استفاده از وام دانشجویی براي دانشجویان موسسه طب انتقال



 
خون قول همکاري داد. 

 
بیشتر بخوانید 

- زمستانی سخت تر از پاییز کرونایی پیش رو خواهیم داشت



حمل ونقل شاهرگ توسعه اقتصادي

منبع: ترابر نیوزشماره خبر:  142  |  تاریخ: 1399/08/26

ترابر نیوز: محمدقلی یوسفی: صنعت حمل و نقل مانند رگ هاي خونی در بدن نقش خون رسانی را برعهده دارد. اگر شبکه
ریلی و حمل و نقل گسترش پیدا کنند، باعث شکوفایی اقتصاد در هر کشوري می شود.

ترابر نیوز: تین نیوز الهام برخوردار : حمل و نقل یکی از اجزاي مهم و تاثیرگذار در توسعه و اقتصاد هر کشور و منطقه است.
درواقع حمل و نقل در توزیع درآمدها و کاهش نابرابري هاي اقتصادي و اجتماعی و کاهش آثار فقر و اختلاف درآمد روستانشینان و
شهرنشینان نقشی موثر دارد. با این حال این بخش در کشور ما فراز و نشیب هاي زیادي را پشت سر گذاشته است. در همین رابطه
محمدقلی یوسفی، استاد دانشگاه و کارشناس اقتصادي در گفت و گو با «تین نیوز» به ابعاد مهم و تاثیرگذار این صنعت و مشکلات
اقتصادي کشور پرداخته است که مشروح آن را در ادامه می خوانید. رشد اقتصاد در گرو توسعه حمل و نقل محمدقلی یوسفی با تاکید
بر اهمیت بخش حمل و نقل در توسعه کشور، گفت: صنعت حمل و نقل مانند رگ هاي خونی در بدن نقش خون رسانی را برعهده
دارد. یعنی اگر شبکه ریلی و حمل و نقل عمومی و سایر حوزه هاي این صنعت گسترش پیدا کنند، می توانند باعث شکوفایی اقتصاد
در هر کشوري شوند. ضمن اینکه منجر به ایجاد اشتغال، انتقال تکنولوژي و فرهنگ می شود. همچنین توسعه حمل و نقل در هر
کشوري به رونق کشاورزي و مشاغل خورد کمک قابل توجهی خواهد کرد. این استاد دانشگاه در ادامه افزود: توسعه و رشد اقتصادي
بسته به توسعه بخش حمل ونقل است و فعالیتهـاي حمل و نقل از جمله فعالیت هاي اساسی و زیربنایی براي رشد و اقتصادي تحول
به حساب می آید. بنابراین کشور ایران با توجه به نقش جغرافیایی و سوق الجیشی خود که به عنوان رابط میان اروپا و آسیا عمل می
کند، باید توجه ویژه اي به این بخش داشته باشد. چرا که گسترش صنعت حمل و نقل می تواند به سیستم واردات و صادرات و
همچنین حضور گردشگران و انتقال تکنولوژي کمک کند. یوسفی خاطرنشان کرد: صنت گردشگري در سال هاي اخیر یکی از مهم
ترین و درآمدزاترین حوزه ها در دنیا محسوب می شود پس براي دستیابی و توسعه این بخش در کشور ما نیز باید در وهله نخست
صنعت حمل و نقل توسعه و گسترش یابد و با سیستم هاي بروز دنیا پیش برویم. چرا که جذب گردشگران رونق اقتصادي را به دنبال
خود خواهد داشت. اما تحقق چنین امري یک حمل و نقل ثبات و پایداري را می طلبد که در کشور ما باید به طور جدي به آن
پرداخته شود. وي با بیان اینکه تکنولوژي منطقه اي نیست، گفت: پس براي توسعه تلنولوژي که در ادامه رونق قتصادي را به دنبال
دارد باید شبکه حمل و نقل گسترش یابد. امري که با توجه به موقعیت کنونی کشور ما یکی از حوزه هاي مورد توجه و ضروري براي
رسیدن به توسعه پایدار محسوب می شود. قوانین اقتصادي باید اصلاح شود این استاد دانشگاه در ادامه گفت و گو با اشاره به اقتصاد
دولتی کشور و کوچک شدن دولت در بخش اقتصادي و حضور بخش خصوصی دراین بخش، گفت: ایران یک کشور توسعه نیافته است
که اقتصادش و وابسته به نفت است. دولت یک شرع لازم براي برقرار نظام و قانون و امنیت است و نقش داوري دارد، نه اینکه در
اقتصاد مداخله کند و به جاي بخش خصوصی تصمیم بگیرد. بنابراین باید تلاش کنیم که دولت بیشتر از حق قانونی خودش در حوزه
هاي مختلف دخالت نکند. وي با تاکید بر اینکه بخش خصوصی باید اقتصاد کشور را به دست گیرد، گفت: به عقیده من هر حوزه و
بخشی که دولت دخالت و حضور بیشتري داشته است. همان حوزه عملکرد غیرقابل قبولی داشته است. کار دولت مداخله در اقتصاد
نیست و باید اقتصاد کشور به مردم و بخش خصوصی واگذار شود. چون اقتصاد کشور ماوابسته به نفت و درآمدهاي نفتی است شاهد
گسترش هر روزه دولت و دخالت آن در اقتصاد و در ادامه رشد وزارت خانه ها و مراکز دولتی هستیم. حتی در قانون اساسی ما به
دخالت دولت رسمیت داده شده است. اما دیگر زمان آن رسیده است که اصلاحاتی در قوانین و مصوبات رخ بدهد. چرا که اولویت باید
به مردم داده شود و اقتصاد کشور در اختیار بخش خصوصی و قرار گیرد. این استاد دانشگاه در ادامه خاطرنشان کرد: در کشور ایران
چون دولت داراي اختیارات زیادي است که بواسطه آن قدرت کسب کرده است ما شاهد کوچک شدن بخش خصوصی در حوزه
اقتصادي هستیم. اینکه گفته می شود متخصصان و کارشناسان اقتصادي در دولت جایگاهی ندارند حرف کاملا غلطی است. چرا که



دولت معمولا به سراغ متخصصین و تکنوکرات ها براي کمک گرفتن از آنها می رود. بنابراین مشکل ما این نیست که متخصصین
جایگاهی در تصمیم گیري هاي دولت ندارند بلکه معتقدیم دخالت دولت در اقتصاد از اساس غلط است. به عقیده من کارشناسان و
متخصصانی که در بدنه دولت به کار گرفته می شوند دیگر اقتصاددان نیستند بلکه آنها سیاستمدارانی هستند که همسو با سیاست

هاي دولت پیش می روند.



پیش نویس تفاهمنامه همکاري سازمان انتقال خون و معاونت دانشجویی وزارت

بهداشت منعقد شد

منبع: میزانشماره خبر:  143  |  تاریخ: 1399/08/26

پیش نویس سند همکاري سازمان انتقال خون و معاونت دانشجویی وزارت بهداشت درمان و آموزش پزشکی به منظور انجام
کار دانشجویی دانشجویان رشته هاي پزشکی و پیراپزشکی و تلاش آنان براي ترویج فرهنگ اهداي خون میان مدیرعامل

سازمان انتقال خون و معاون دانشجویی فرهنگی وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی به امضا رسید.

خبرگزاري میزان - بنا بر اعلام روابط عمومی سازمان انتقال خون؛ در جلسه اي با حضور معاون فرهنگی دانشجویی وزارت
بهداشت و مدیرعامل سازمان و سرپرست موسسه عالی آموزشی پژوهشی طب انتقال خون پیش نویس تفاهم نامه اي با هدف اعتلاي

 
همکاري هاي این دو مجموعه به امضا رسید. 

در این جلسه مدیرعامل سازمان انتقال خون ضمن بیان ضرورت همکاري آموزشی، مهارت آموزي و عملیاتی دانشجویان رشته هاي
پزشکی و پیراپزشکی با سازمان انتقال خون براي استفاده بهینه از ظرفیت ها و فرصت هاي موجود گفت: دانشجویان رشته هاي
پرستاري، مامایی، بیهوشی و خصوصا پزشکی می توانند در سازمان انتقال خون دوره هاي مهارتی کوتاه مدت را آموزش ببینند و به
شیوه مجازي و حضوري با دریافت بسته هاي آموزشی و سپس به صورت حضوري و تجربه آموزي در سازمان انتقال خون به فعالیت

 
بپردازند و در این خصوص مهارت کسب کنند. 

 
- بیشتر بخوانید: 

- بانوان با اهداي خون به یاري کودکان سرطانی بشتابند وي افزود متقابلا ضروري است دانشجویان موسسه آموزش عالی طب انتقال

 
خون نیز در کلینیک ها و مراکز آموزشی درمانی حضور یافته و آموزش ببینند. 

عشقی با تاکید بر نیاز سازمان به نیرو هاي توانمند و اهمیت آشنا شدن دانشجویان با فضا هاي کاري گفت: سازمان انتقال خون در
قالب آموزش هاي کوتاه مدت، مهارت آموزي و کار دانشجویی می تواند از ظرفیت دانشجویان رشته هاي پزشکی و پیراپزشکی مورد
نیاز، در بخش جذب اهداکنندگان خون با هدف ترویج و گسترش فرهنگ اهداي خون و بخش هاي آزمایشگاه، خونگیري، پذیرش،

 
مشاوره و معاینه اهداکنندگان استفاده کند. 

مدیر عامل سازمان انتقال خون با ذکر این نکته که اکنون برخی شاخص هاي اهداي خون نزولی است و پاندمی کرونا به این امر شدت
بخشیده است گفت: براي مراکز موقت اهداي خون و سیار نیاز به جذب نیروي آموزش دیده داریم و اکنون نحوه همکاري با سازمان

 
هلال احمر در رشته هاي پزشکی به صورت داوطلبانه تعریف و جایگاه ایشان مشخص شده و از این ظرفیت استفاده می شود. 

وي ادامه داد: باید براي همکاري دانشجویان سال آخر رشته هاي پزشکی، پرستاري، علوم آزمایشگاهی و مامایی که رشته هاي
مرتبطی براي همکاري با سازمان انتقال خون و آموزش هاي مرتبط دارند نیز چنین جایگاه قانونی، سازمانی وآموزشی تعریف شود و

 
در قالب یک تفاهمنامه این همکاري آغاز گردد. 

این فرصت ضمن افزایش مهارت دانشجویان و اعطاي یک مدرك معتبر ظرفیت هاي اشتغال مناسبی نیز براي دانشجویان فراهم می



 
کند. 

وي ضمن انتقاد از نبود سرفصل هاي طب انتقال خون در برنامه هاي درسی دانشجویان رشته هاي پزشکی و پیراپزشکی گفت: حتی
هماتولوژیست هاي بالغین و اطفال به ندرت با طب انتقال خون آشنایی دارند در حالی که از همان دوران دانشجویی رشته هاي
تخصصی که با تزریق خون و تجویز آن براي بیمار سرو کار خواهند داشت باید مانند کشور هاي توسعه یافته با عوارض، عواقب، جایگاه

 
و ریز فنی و اقتصادي تزریق خون و فرآورده هاي آن آشنا باشند. 

عشقی هدف از انعقاد این تفاهم نامه را ایجاد بستر کار دانشجویی بالینی و بالا بردن دانش و مهارت دانشجویان رشته هاي مرتبط

 
دانست. 

سیما سادات لاري معاون دانشجوي فرهنگی وزارت بهداشت درمان و آموزش پزشکی ضمن تاکید بر ظرفیت بالاي دانشجویان دانشگاه
هاي علوم پزشکی گفت: دانشجویان این رشته ها برخلاف سایر دانشجویان که در وضعیت غیر حضوري تحصیل می کنند ضمن حضور
در محل تحصیل و خوابگاه هاي خود در بیمارستان ها و مراکز درمانی با رضا و رغبت در کنار کادر درمان مشغول به فعالیت بوده اند

 
و با مهارت هایی که نسل جدید در مورد فضاي مجازي دارد در زمینه فرهنگ سازي و اطلاع رسانی موثر عمل کرده اند. 

وي از وجود بانک اطلاعاتی کاملی از دانشجویان آماده فعالیت در این معاونت خبر داد و افزود: کانون ها و شورا هاي صنفی و تشکل
هاي دانشجویی با دانشجویان در ارتباط هستند و تجربه اخیر ثابت کرده است که دوره هاي مهارت آموزي کوتاه مدت در جنبه
عملیاتی بحران می تواند بسیار مفید واقع شود و این نحوه مشارکت را در سازمان انتقال خون نیز می توانیم تکرار کنیم تا دانشجویان

 
براي کسب این هدف بزرگ و انسانی کمک کنند. 

سعید محمدي معاون فنی و فناوري هاي نوین سازمان نیز در این جلسه با اشاره به وجود 180 مرکز اهداي خون و 31 اداره کل
انتقال خون در کشور گفت: ما در نظر داریم فعلا از دانشجویان در مراکز استان ها استفاده کنیم و از آنان براي پزشک اهدا، جذب

 
اهداکنندگان، کارشناسان خونگیري و پذیرش، آزمایشگاه ها و غربالگري و فرآوري و تشخیص گروه هاي خونی کمک بگیریم. 

 
وي همچنین در مورد برنامه ریزي این فرآیند و مفاد درسی و نحوه آموزش و ثبت نام و دوره هاي تئوري عملی توضیح داد. 

رحمان خدابنده لو مدیرکل دانشجویی معاونت فرهنگی دانشجویی وزارت بهداشت درمان و آموزش پزشکی نیز در این جلسه با تاکید
و تحسین استاندارد هاي بالا و نظم سازمان انتقال خون این سازمان را "ارتش بدون خطا" خواند و افزود: در این سازمان خطا به

 
شدت مدیریت می شود، زیرا هر خطایی می تواند فاجعه بار باشد. 

حسن زائري مدیرکل فرهنگی وزارت بهداشت نیز در این جلسه با اشاره به وجود 700 کانون، 800 انجمن علمی و 263 تشکل و صد
ها نشریه فعال دانشجویی در این زیرمجموعه گفت: اهداي خون و فرهنگسازي براي آن را یکی از محور هاي جشنواره سیمرغ قرار

 
داده و دانشجویان می توانند مروج و سفیران اهداي خون باشند. 

وي همچنین براي به اشتراك گذاشتن فضا هاي رفاهی این معاونت و استفاده از وام دانشجویی براي دانشجویان موسسه طب انتقال

 
خون قول همکاري داد. 

در پایان این جلسه پیش نویس تفاهم نامه به امضاي عاون فرهنگی دانشجویی وزارت بهداشت و مدیرعامل سازمان انتقال خون رسید.



انتهاي پیام/



تاکسی هاي هوایی بر فراز آسمان تهران

منبع: شعار سالشماره خبر:  144  |  تاریخ: 1399/08/26

شعار سال: «جا به جایی مسافر درون شهري این بار از طریق آسمان» این 11 کلمه در کنار هم تیتر خبري مهمی بود که
چندي پیش از زبان وزیر راه و شهرسازي اعلام شد و به سرعت بخشی از اخبار جراید و خبرگزاري ها را به خود اختصاص

داد. وزیر راه و شهرسازي اعلام کرد بسیاري از فرودگاه ها در شهر هاي مختلف هستند که ...

شعار سال: «جا به جایی مسافر درون شهري این بار از طریق آسمان» این 11 کلمه در کنار هم تیتر خبري مهمی بود که

 
چندي پیش از زبان وزیر راه و شهرسازي اعلام شد و به سرعت بخشی از اخبار جراید و خبرگزاري ها را به خود اختصاص داد. 

وزیر راه و شهرسازي اعلام کرد بسیاري از فرودگاه ها در شهر هاي مختلف هستند که استعداد راه اندازي تاکسی هوایی را دارند و
مردم می توانند با استفاده از هواپیما هاي شخصی خود و با ثبت نام در این طرح از این پروژه استفاده کنند و به دنبال اعلام این خبر

 
مهمترین سوالی که پیش آمد این بود که اصلاً تاکسی هوایی چیست؟ 

مفهوم تاکسی هوایی و راه اندازي آن در کشور موضوعی جدید نیست و از سال ها پیش راه اندازي تاکسی هوایی در دستور کار قرار
گرفته بود و پس از چندین سال بحث، بررسی و تحقیق روي آن بلاخره تاکسی هوایی وارد فاز عملیاتی شد و در بخش هایی از کشور

 
بصورت امتحانی به پرواز در آمد. 

 
تاکسی هوایی چیست؟ 

براي پاسخ به چیستی تاکسی هوایی باید گفت که تاکسی هوایی با آنچه که در ذهن ها تجلی پیدا کرده کمی متفاوت است؛ تاکسی
هوایی استفاده از هواپیما هاي کوچک 5 تا 12 نفره است؛ هواپیما هایی که می توانند مسافران محدود را در مسافت کوتاه جابجا

 
کنند. 

این هواپیما هاي فوق سبک که برخی از آن ها وارداتی هستند و برخی دیگر در شرکت هاي دانش بنیان داخلی تولید می شوند می

 
توانند مسافران محدود را در مسافت هاي کوتاه جا به جا کنند. 

فناوري ساخت هواپیما هاي چند نفره فوق سبک موضوع چندان پیچیده اي نیست و در بسیاري از شرکت هاي داخلی تولید می شود؛
در حال حاضر 18 شرکت دانش بنیان درگیر پروژه تاکسی هاي هوایی هستند و احتمالاً تا 36 شرکت دانش بنیان بعد از اولین پرواز با

 
یکدیگر در این حوزه مشارکت کنند. 

اما موضوع مهمی که باید به آن توجه داشته باشیم این است که براي توسعه تاکسی هوایی اخذ مجوز ها و استاندارد هاي قانونی

 
اهمیت بسزایی دارد. 

همانطور که گفته شد تاکسی هوایی رویایی بود که دانشمندان ایرانی به دنبال دستیابی به آن براي تحقق سفر با هواپیما هاي سبک
بودند؛ اما پرواز تاکسی هاي هوایی از دیرباز با دو مشکل رو به رو بود که یکی مربوط به اخذ مجوز ها و دیگري مربوط به نحوه استفاده



از فرودگاه ها می شد و خوشبختانه پس از بررسی هاي متعدد سرانجام نحوه استفاده از فرودگاه ها براي این نوع تاکسی ها تدوین

 
شد. 

 
حفظ جان افراد در تصادفات جاده اي هدف توسعه تاکسی هاي هوایی 

موضوع تاکسی هاي هوایی ریشه در برنامه اي تحت عنوان برنامه توسعه هوانوردي عمومی و ایجاد سیستم حمل و نقل هوایی هواپیما
هاي کوچک کشور دارد و سال گذشته این برنامه توسط شرکت فرودگاه ها و ناوبري هوایی ایران آغاز شد و یکی از راهبرد هاي توسعه
این برنامه، توسعه شبکه پروازي با هدف افزایش درآمد فرودگاه ها تهیه و تدوین شد و اشتغال زایی فراوان، تأثیرگذاري در صنایع
مختلف، حفظ جان افراد در تصادفات جاده اي، صادرات محصولات کشاورزي در مدت زمان کم بدون تأثیر در کیفیت و ارزش آن ها و

 
... از مزیت هاي استفاده از تاکسی هاي هوایی و پرواز هاي غیربرنامه اي دربستی هستند. 

اما نکته حائز اهمیت این است که مسیر تاکسی هاي هوایی باید از سایر هواپیما ها جدا باشد و از مسیر هاي روان براي تاکسی هاي
هوایی استفاده کرد و براي استفاده بهتر از این تاکسی ها باید مسیري جداگانه در نظر گرفته شود موضوعی که مسئولان امر گفته اند

 
در آذرماه آماده خواهد بود. 

 
تاکسی هوایی در چه فرودگاه هایی به پرواز درآمده است؟ 

شاید یکی دیگر از مهمترین موضوعاتی که درباره تاکسی هاي هوایی اهمیت داشته باشد زمان به پرواز درآمدنش باشد که البته براي
آن هم فکري شده است؛ منوچهر منطقی، دبیر ستاد توسعه فناوري فضایی و حمل و نقل پیشرفته در این باره گفت: اولین پرواز

 
تاکسی هوایی در بهمن از فرودگاه مهرآباد خواهد بود. 

دبیر ستاد توسعه فناوري هاي فضایی و حمل ونقل پیشرفته معاونت علمی و فناوري با اشاره به زمان اولین پرواز تاکسی هوایی در
آسمان ایران گفت: تا یک الی دوماه دیگر تمام آزمایش هاي پرواز ها انجام و قوانین و مقررات مورد بررسی قرار می گیرند تا در بهمن
ماه شاهد اولین پرواز تاکسی هوایی باشیم البته قرار بود تست ها تا مهرماه انجام شود که مباحث مالی و شیوع کرونا کمی این موضوع

 
را به تعویق انداخت. 

همچنین به گفته وزیر راه و شهرسازي در فرودگاه شهرستان لامرد استفاده از تاکسی هوایی آغاز شده و در شهر خرم آباد هم فعالیت

 
ها کلید خورده است، هر فرودگاهی در شهر هاي کوچک و متوسط این ظرفیت را داشته باشند، می توانند از این پروژه استفاده کنند. 

توسعه تاکسی هاي هوایی و سفري آسان به وسلیه آن ها نیازمند بهره بردن از تمام ظرفیت هاي کشور است؛ درحال حاضر تمام
استان ها و فرودگاهایشان ظرفیت کامل براي استفاده از هواپیما هاي کوچک را دارند و فرودگاه هایی که بلا استفاده مانده اند در این
طرح موثر خواهند بود و حالا باید منتظر ماند و دید تا چه زمانی استفاده از تاکسی هاي هوایی در سراسر کشور بدون هیچ مشکل و

 
دغدغه اي اجرایی خواهد شد. 

شعار سال، با اندکی تلخیص و اضافات برگرفته از عصر ایران، تاریخ انتشار: 26 آبان 1399، کد خبر:756310،
www.asriran.com



افزایش سطح اشتغال و هشدار براي اقتصاد ایران!
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شعار سال: چرا افزایش سطح اشتغال در دهه 90 باید به عنوان هشداري براي اقتصاد تلقی شود؟ شعار سال، با اندکی تلخیص
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شعار سال: چرا افزایش سطح اشتغال در دهه 90 باید به عنوان هشداري براي اقتصاد تلقی شود؟ 
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وزارت فواید عامه: آماده پاك سازي بیش از 8 هزار کیلومتر سرك در زمستان

پیش رو هستیم

منبع: پیام آفتابشماره خبر:  146  |  تاریخ: 1399/08/26

«اشرف حق شناس»، معاون سخنگوي وزارت فواید عامه می گوید که بر اساس آسیب شناسی که این وزارت انجام داده است،

 
317 نقطه آسیب پذیر را در 16 ولایت شناسایی کرده است. 

به گفته وي، راه هاي مواصلاتی در ولایت هاي غزنی، بامیان، غور، دایکندي، بدخشان، میدان وردك، نورستان، پکتیکا، بلخ، پروان،
بغلان، پنجشیر، تخار، زابل، فاریاب و سمنگان زیر تهدید بلند قرار دارند و در صورت ریزش سنگین برف، احتمال بسته شدن آن وجود

 
دارد. 

معاون سخنگوي وزارت فواید عامه با اشاره به اینکه این وزارت آماده است تا بیش از هشت هزار کیلومتر سرك را در زمستان پیش رو

 
پاك سازي کند، گفت که براي پاك سازي راه هاي مواصلاتی بیش از 60 میلیون افغانی بودجه در نظر گرفته شده است. 

وي افزود که این وزارت براي پاك سازي سرك ها، راه هاي مواصلاتی را به سه کتگوري دسته بندي کرده است که بر اساس آن، راه

 
هاي مواصلاتی از ولایات به ولایات، ولسوالی به ولایات و ولسوالی به روستاها پاك سازي می شود. 

حق شناس با بیان اینکه این راه ها توسط پرسونل ریاست حفظ و مراقبت سرك ها یا پرسونل ولایتی، شوراي محل و شرکت هاي
خصوصی پاك سازي می شود، تصریح کرد: در قسمت پاك سازي راه هاي ولسوالی ها با روستاها با شوراهاي محل قرارداد شده که به
این ترتیب، راه هایی که به دلیل ریزش برف و باران بسته می شود، توسط افراد محل پاك سازي شود تا زمینهٔ اشتغال براي

 
باشندگان محل نیز فراهم شود. 

وي دربارهٔ پاك سازي شاهراه ها نیز گفت که در این مورد با شرکت هاي خصوصی قرار داد می شود، زیرا براي پاك سازي راه هاي

 
مواصلاتی ولایات به ولایات به نیروي بشري و امکانات بیشتري نیاز است. 

سخنگوي وزارت فواید عامه دربارهٔ سالنگ ها نیز گفت که براي پاك سازي این سرك، یک ریاست جداگانه وجود دارد و پرسونلی که
در سالنگ ها موظف شده اند، در دو شیفت کار می کنند. این ریاست در کنار اینکه در قسمت پاك سازي سالنگ ها کار می کند،

 
دربارهٔ وضعیت آب وهوایی آن نیز به شهروندان اطلاع رسانی می کند. 

وي تصریح کرد، که در سالنگ ها خانه هاي ایمنی نیز ایجاد شده و در صورتی که راه بسته شود، این خانه ها در اختیار شهروندان و
عابرین قرار می گیرند.



برنامه هاي هفته جهانی کارآفرینی در فارس به شکل مجازي برگزار می شود

منبع: ایرناشماره خبر:  147  |  تاریخ: 1399/08/26

شیراز-ایرنا مدیر کارآفرینی و اشتغال اداره کل تعاون کار و رفاه اجتماعی استان فارس گفت: با توجه به شیوع ویروس کرونا و
لزوم رعایت پروتکل هاي بهداشتی، تمام برنامه هاي هفته جهانی کارآفرینی در این استان از طریق فضاي مجازي و به شکل

غیرحضوري برگزار خواهد شد.

شیراز-ایرنا مدیر کارآفرینی و اشتغال اداره کل تعاون کار و
رفاه اجتماعی استان فارس گفت: با توجه به شیوع ویروس
کرونا و لزوم رعایت پروتکل هاي بهداشتی، تمام برنامه
هاي هفته جهانی کارآفرینی در این استان از طریق فضاي

 
مجازي و به شکل غیرحضوري برگزار خواهد شد. 

به گزارش دریافتی دوشنبه ایرنا از روابط عمومی این اداره
کل، مهروش جلالی افزود: برنامه هاي این هفته در فارس
در قالب برگزاري وبینارهاي آموزشی کارآفرینی، جلسات و
نشست هاي تخصصی کارآفرینی به همراه پرسش و پاسخ،

معرفی کارآفرینان موفق استان و ارائه زندگینامه و تجربیات آنها، نمایش فیلم هاي انگیزشی کارآفرینی ومشاوره هاي رایگان

 
کارآفرینی خواهد بود. 

وي ادامه داد: در این هفته با هماهنگی انجام شده از طریق ادارات شهرستانی، کانون کارآفرینی استان، انجمن صنفی دفاتر مشاوره
کارآفرینی و مجري سینما کارآفرینی، برنامه هاي متنوع و با محتوایی در نظر گرفته شده که با در نظر گرفتن محدودیت هاي ایجاد

 
شده بواسطه شیوع کرونا، تاکید بر مجازي بودن و نتیجه بخش بودن این برنامه ها است. 

او تصریح کرد: برنامه هاي روز جهانی کارآفرینی که از امروز دوشنبه همزمان با سراسر کشور آغاز شده تا روز دوم آذرماه ادامه خواهد

 
داشت. 

 
برچسب ها 

 
- کارآفرینی 

 
- شیراز 

 
- وزارت تعاون کار و رفاه اجتماعی 

- فارس



جهان به همبستگی مالی نیاز دارد

منبع: روزنامه جام جمشماره خبر:  148  |  تاریخ: 1399/08/26

استارتاپ به پروژه هایی گفته می شود که در جریان آن یک ایده خام، به کمک تلاش و کوشش یک گروه به تولید یک
محصول و یا یک خدمات می انجامد و زمینه براي فروش آن محصول و خدمات فراهم می شود.

این روزها در سراسر دنیا به استارتاپ ها و افرادي که در
این حوزه فعالیت می کنند توجه ویژه اي می شود و دولت

 
ها حمایت هاي زیادي از این نوع کارآفرینان می کنند. 

سینا استوي یکی از کارآفرینان جوانی است که در حوزه
بلاکچین در داخل کشور دست به تاسیس یک شرکت
استارتاپی زده است. او فارغ التحصیل مدیریت بازرگانیست
و تلاش هاي زیادي براي گسترش و توسعه علوم بلاکچین

 
و رمزارزها در ایران انجام داده است. در ادامه گفتگوي ما با این کارآفرین جوان را می خوانید. 

 
داستان این استارتاپ و ورود به دنیاي کریپتوکارنسی از کجا شروع شد؟ 

من در سال 2013 میلادي به عنوان بیتکوینر وارد عرصه رمزارزها شدم و به عنوان یک تریدر (معامله گر) درآمد خود را به بیت کوین
تبدیل می کردم. در نهایت در سال 2016 این فرآیند رو به صورت کاملا جدي پیش گرفتم و با فراز و فرودهاي بازار همراه شدم که
در نهایت طی این فرودهاي ناشی از بازار نیز متضرر هم شدم، اما دست نکشیدم و تصمیم گرفتم تا به عنوان یک کار افرین وارد این
عرصه شوم و بعد ایده صرافی رمزارزي در داخل ایران به ذهنم رسید. صرافی کریپتولند در سال 96 (دقیقا 16 مهر ماه) شروع به کار
کرد و ابتدا تنها با استفاده از ربات تلگرامی به مدت تقریبا یک سال و نیم فعالیت داشت و در نهایت تصمیم بر این گرفتیم تا یک

 
سایت براي صرافی داشته باشیم و کاربران بتوانند راحت تر و با اعتماد بیشتري با صرافی کریپتولند خرید و فروش داشته باشند. 

اکنون سه سال از راه اندازي و تاسیس کریپتولند می گذرد و ما نسبت به ابتداي ورود به این عرصه تغییرات گسترده اي را در پلتفرم
خود داشتیم. همراه با سه سالگی کریپتولند یک پلتفرم جدي از صرافی خود را ارائه دادیم که افراد می توانند در این پلتفرم قابلیت
هاي بسیاري را که در صرافی هاي رمزارزي بین المللی نظیر اوردرگذاري و ترید سریع و آسان را همراه با نمودارهاي قیمتی براي
کاربران فراهم نمودیم و هم اکنون نیز باز هم در حال توسعه هستیم تا در آینده براي هموطنان عزیزمان نیز خدمات بسیار گسترده

 
اي فراهم نماییم. 

 
تعریف شما از کارآفرینی؟ 

تعریف من از کارآفرینی این است که یک فرصتی در اختیار جوانان و افراد با استعداد جامعه قرار دهیم تا شکوفایی شکل بگیرد و



موازي با رشد افراد، جامعه نیز رشد کرده و از نظر ذهنی و فکري نمود یابد. در واقع کارآفرینان همواره از مفهوم فرصت جویی و
فرصت پروري در ابعاد کاري خود استفاده می کنند تا سایرین نیز از این فرصت ها بهره مند گردند. از سوي دیگر، ارزش آفرینی براي
این عرصه به عنوان یکی از موارد مهم و اساسی است که قطعا به دنبال فرصت پروري باید شکل بگیرد. در صورتی که ارزشی خلق
نگردد، قطعا توانایی و فرصتی نیز وجود نخواهد داشت و در واقع مفهوم کارافرینی شکل نخواهد گرفت. در نتیجه ما نیز به دنبال

 
فرصت هاي نو در جوامع هستیم تا این امکان را نیز براي افراد این مرز و بوم فراهم نماییم. 

 
استراتژي شما براي رشد کسب و کار؟ 

استراتژي ها براي رشد یک سیستم قطعا نقشی اساسی و ضروري ایفا می کنند؛ در این میان باید متناسب با شرایط بتوان استراتژي را
نیز تعیین کرد. در واقع باید در خصوص استراتژي عنوان کنم که یک رفتار منطقی و مورد تایید و بر اساس صلاح دیدهاي جوامع
است؛ در نتیجه یک استراتژي صحیح می تواند تعریفی مناسب از شرایط و دیدگاه ها داشته باشد. در حال حاضر استراتژي اصلی ما

 
توسعه و ارتقا کیفیت خدمات در داخل کشور و ایفاي نقشی با ساز و کار اساسی هستیم. 

 
کمی از الگوهاي بازاریابی خودتان بگویید 

الگوي شخصی ما یک الگویی خاص بر اساس ایده هاي ذهنی است که انشاالله در آینده اي نزدیک الگوي بازاریابی خود را منتشر

 
خواهم کرد. 

 
فناوري بلاکچین چیست و آینده آن را در جهان و ایران چگونه ارزیابی می کنید؟ 

اگر بخواهیم به زبانی ساده بلاکچین را توصیف کنیم، بهتر است با یک مثال در حوزه مالی این موضوع را بیان کنم. افراد اساسا براي
انجام تراکنش هاي مالی از یک واسطه به نام بانک استفاده می کنند، ولی بلاکچین براي افراد این امکان را فراهم کرده است تا
اشخاص به صورت مستقیم با یکدیگر ارتباط برقرار نمایند و به صورت همتا به همتا داده ها و تراکنش هاي خود را اجرا کنند و نیازي

 
به شخص ثالث نباشد. 

اگر بخواهم به صورت دیگر شرح دهم باید بگویم، بلاکچین مجموعه اي از بلوك هاست که به صورت پشت سر هم و زنجیروار با حجم
مشخصی می توانند داده ها را دریافت نموده و در نهایت قابل انتقال به شخصی که احتیاج دارد، نماید. البته باید به این نکته نیز اشاره

 
داشته باشم که داده ها به صورت رمزنگاري شده انتقال می یابند و تنها فرستنده و گیرنده اطلاعات می توانند رمزگشایی نمایند. 

این نکته را نیز باید در نظر داشته باشید، مرکز داده اي که بلاکچین ها در آن فعالیت دارند، به صورت کاملا غیر متمرکز و در قالب

 
یک نود (Node) در سراسر جهان فعال هستند و هر شخصی می تواند نقش نود را داشته باشد. 

در خصوص آینده بلاکچین در ایران باید بگویم که اگر بتوانیم داده ها و اطلاعاتی عمومی را از طریق بلاکچین ذخیره و تغییرات
اعمالی را به این شکل اجرا نماییم، بهترین گزینه است و می توانیم شکلی جدید از پردازش اطلاعات در فضایی کاملا ایمن و
رمزنگاري شده داشته باشیم؛ در نتیجه درز کردن اطلاعات کاملا بی معنا خواهد شد. در حال حاضر فناوري بلاکچین در جهان به

 
سرعت در حال توسعه است و شرکت هاي مختلفی داده هاي خود را در بلاکچین آپلود می نمایند. 

 
بزرگترین چالش هایی که در توسعه استارتاپ خود با آن مواجه بودید؟ 



زندگی تمامی افراد در طول یک روز چالش است و هر شخصی که هر روز که از خواب برمی خیزد، گذران زندگی براي او به عنوان
یک چالش است. در طی این چالش روزانه، کسانی می توانند موفق باشند که با هر چالش در زمان مناسب و با تفکري پیش بروند و
در طی این فرآیند موانع را پشت سر بگذارند. به عنوان یک کارآفرین باید با ذهنی باز نسبت به مسائل تصمیم گرفت و ایده اي جدید

 
را خلق کرد، در نتیجه چالش معنایی ندارد و همه چالش ها قابل حل هستند. 

 
نظر شما در خصوص رمزارزها (کریپتوکارنسی) و آینده آن در جهان و ایران را بیان کنید؟ 

اساسا رمزارزها به عنوان یک ابزاري براي پرداخت هاي اینترنتی محسوب می شوند و شکل جدیدي از پول را می توان در آن ها یافت.
ایده اي که می تواند مرزها را جابجا نموده و دیدگاه ها را تغییر دهد. به نوعی وقتی شخصی بتواند دارایی خود را به راحتی از کشوري
به کشور دیگر بدون پرداخت هزینه گزاف انتقال دهد، یک نوع موفقیت و برد محسوب می گردد. جهان به این نوع همبستگی در

 
حوزه مالی احتیاج دارد. 

اگر این فرآیند در ایران رشد و نمو یابد، می تواند گشایش هاي اقتصادي براي کشور به همراه داشته و به نوعی ارز آوري را شاهد

 
خواهیم بود. آینده را باید رقم زد نه اینکه منتظر باشیم تا موفقیت و آینده به سراغ ما بیاید. 

 
بعنوان یک فعال موفق در فناوري بلاکچین، خلاء موجود در کشور را در این حوزه در چه مواردي می دانید؟ 

به نظرم خلا اصلی در این حوزه ، مبحث آموزش و تبحر در این صنعت است. در واقع بسیاري از افراد به دلیل نداشتن دانش کافی در
حوزه بلاکچین و رمزارزها نمی توانند اهداف و سناریو شکل گیري آن ها را تشخیص دهند و در این میان برداشت هاي اشتباهی
درخصوص این صنعت ایجاد می گردد. داشتن دانش کافی در این حوزه علاوه بر اینکه سبب توسعه این صنعت در داخل کشور می

 
گردد، گشایش هاي فراوان و ایجاد شغل براي بسیاري از جوانان این مرز و بوم خواهد داشت. 

 
توصیه شما به جوانانی که تمایل به راه اندازي کسب و کار در حوزه بلاکچین و رمز ارز را دارند، چیست؟ 

تنها توصیه اي که به قشر تازه نفس کشور می توانم داشته باشم، یادگیري و آموزش این حوزه به شکلی صحیح و مفهومی است. در
صورتی که تصمیم دارند کسب و کار خود را در این حوزه توسعه دهند، حتما باید دو فاکتور آموزش و یادگیري را به خوبی درك کرده

 
و در نهایت اقدام به راه اندازي کسب و کار و سرمایه گذاري نمایند. 

 
اگر به گذشته باز گردید، باز هم تمایل به راه اندازي کسب و کار در حوزه بلاکچین و رمزارز را دارید؟ 

قطعا ... اگر رسالت من آموزش و کارآفرینی است، بارها و بارها اگر به گذشته بازگردم قطعا وارد همین حوزه خواهم شد و رسالت خود
را اجرایی خواهم کرد. پس از گذشت این مدت که با فراز و نشیب هاي بسیاري روبرو بودم اما هنوز ابتداي راه هستیم و اهدافم بسیار

 
فراتر از اینهاست. 

 
و سخن پایانی 

آموزش، آموزش، آموزش ... به عنوان سخن پایانی تاکید می کنم که همواره دانش خود را تکمیل نمایید و هیچگاه بدون آگاهی وارد
این حوزه نشوید. برخلاف تصوري که بسیاري از افراد دارند، در این حوزه فقط بحث سرمایه گذاري نیست، موضوع مهم و اصلی در

 
وهله اول آموزش است و در نهایت اقدام به سرمایه گذاري هوشمندانه. 



ریسک بازارهاي مالی تنها با آموزش صحیح و کسب دانش در این حوزه عملیاتی است و این موضوع باید رعایت شود، در غیر اینصورت

 
خطرات بسیاري سرمایه افراد را تهدید می نماید. 



سند حمایت از کودکان در رسانه هاي صوت و تصویر فراگیر منتشر می شود

منبع: دانشجوشماره خبر:  149  |  تاریخ: 1399/08/26

به گزارش گروه فرهنگی خبرگزاري دانشجو، اولین نشست اینترنت امن براي کودکان با همکاري ساترا و مرکز نوآوري
حکمرانی و کارآفرینی اجتماعی هیوادِ نو و با حضور فعالین حوزه خانواده، آموزش و تربیت برگزار شد. در این نشست، زهرا

روشن دل سرپرست اداره کل تنظیم و تدوین مقررات ساترا درباره نقش و اهمیت و مسئولیت ...

به گزارش گروه فرهنگی خبرگزاري دانشجو، اولین نشست
اینترنت امن براي کودکان با همکاري ساترا و مرکز نوآوري
حکمرانی و کارآفرینی اجتماعی هیوادِ نو و با حضور فعالین

 
حوزه خانواده، آموزش و تربیت برگزار شد. 

در این نشست، زهرا روشن دل سرپرست اداره کل تنظیم و
تدوین مقررات ساترا درباره نقش و اهمیت و مسئولیت
حمایت از حقوق کودکان در فضاي مجازي و تنظیم گري
در تدوین مقررات کودکان و رده بندي سنی مطالبی را

 
بیان کرد. 

روشن دل حمایت ساترا از حوزه کودك را وظیفه این سازمان دانست و با اشاره به موضوع ضابطه مندي درباره نحوه دسترسی این رده
بندي سنی به فضاي مجازي گفت: در آینده اي نزدیک چگونگی حمایت از کودکان از طریق الزامات سند حمایت از کودکان و ابزار

 
هاي پیش بینی شده مانند امکان کنترل فعالیت کودك توسط والدین منتشر می شود. 

وي افزود: ساترا در سند حمایت از کودکان در رسانه هاي صوت و تصویر فراگیر علاوه بر ضوابط محتوایی و حفظ محرمانگی و حریم
خصوصی الزاماتی مانند ایجاد ابزار کنترل والدین، جداسازي دسترسی کودك و بزرگسال به محتواي یک رسانه، حساب مخصوص
کودکان، فرایند گزارش دهی ویژه، تفکیک قابل شناخت محتواي تبلیغات تجاري و تناسب تبلیغات و ممنوعیت هاي تبلیغات را پیش

 
بینی کرده است. 

وي در ادامه علاوه بر تأکید به افزایش سواد رسانه اي در این زمینه به ضرورت رعایت رده بندي سنی به صورت مشترك بین همه

 
پلتفرم ها اشاره کرد. 

سرپرست اداره کل تدوین مقررات در ادامه گفت: در حال حاضر 9 رسانه صوت و تصویر فراگیر با محتواي تخصصی کودك وجود دارد

 
که این عدد درحال افزایش است. همچنین رسانه هاي بزرگسال محوري هم با ارائه محتواي کودك در این زمینه فعال هستند. 

در ادامه این نشست، فعالان حوزه خانواده، آموزش و تربیت حاضر در جلسه به بیان دیدگاه و نظرات خود در زمینه آسیب شناسی
کودك در فضاي مجازي و زمینه هاي حمایت از طریق ابزار هاي فنی و بسترسازي هاي فرهنگی پرداختند.



کرونا به زندان ها سرایت نکرده است

منبع: ایسناشماره خبر:  150  |  تاریخ: 1399/08/26

معاون توسعه مدیریت و منابع سازمان زندان ها گفت: امروز در مقوله بهداشت و درمان، نگهداري 200 هزار زندانی در فضاي
بسته کار دشواري است و کرونا به زندان ها سرایت نکرده و اگر بوده، بسیار محدود است.

ابوالفضل حجتی پور، امروز دوشنبه 26 آبان در آیین تکریم
مدیرکل و معارفه سرپرست اداره کل زندان هاي استان
خراسان جنوبی اظهار کرد: این فرضیه که برگشت به خود
در زندان میسر می شود یا خیر، دیدگاه ها در ارتباط با نوع
و افراد متفاوت است اما با نگاه عمیق می توان یافت که

 
نگاه اصلی در زندان نگاه اصلاح و تربیت است. 

به گزارش ایسنا، وي با بیان اینکه از جمله مجازات ها
زندان و حبس است، اما با اجراي حکم زندان می شود
هدف غایی اسلام را نهایی کرد، افزود: مهم ترین فواید

 
ضمانت کیفري اثر بازدارندگی و پیشگیري از وقوع جرم است و وضع قانون با ضمانت اجراي قوي، اثر بازدارندگی دارد. 

معاون توسعه مدیریت و منابع سازمان زندان ها اظهار کرد: قوانین و مقرراتی که در جامعه وضع می شود در راستاي برقراري نظام و
زندگی مبتنی بر قانونمداري است چراکه وضع قانون به تنهایی فاقد ارزش است و قانون زمانی داراي ارزش پیدا می کند که ضمانت

 
اجرایی داشته باشد. 

حجتی پور بیان کرد: قوانین و مقررات در حوزه اخلاقیات یک ضمانت اجرا دارد، اما آنچه موجب نظم است ضمانت کیفري است که با

 
ارزش ترین نوع ضمانت است. 

وي ادامه داد: امروز در مقوله بهداشت و درمان، نگهداري 200 هزار زندانی در فضاي بسته کار دشواري است و کرونا به زندان ها

 
سرایت نکرده و اگر بوده، بسیار محدود است. 

معاون توسعه مدیریت و منابع سازمان زندان ها با بیان اینکه وظایف و تکالیف امور زندان با منابع در اختیار همخوانی ندارد، تصریح
کرد: در حوزه فرهنگی و تربیتی زندان، استقبال از ورود جهادگران عرصه فرهنگی اقدام بزرگی است که اگر آحاد جامعه در بخش هاي

 
مختلف هماهنگ شوند و سازمان را در مسیر اصلاح و تربیت یاري کنند حتما به چشم اندازها خواهیم رسید. 

حجتی پور با بیان اینکه برقراري اصلاح و تربیت نیازمند کمک تمام نهادها و اشخاص حقیقی و حقوقی است، افزود: در همین ارتباط

 
اداره کل زندان هاي خراسان جنوبی در بخش اشتغال و فرهنگی رتبه برتر را داشته است که امیدواریم رویکرد ارتقایی داشته باشد. 



وي یادآور شد: امام خمینی(ره) جمله اي در ارتباط با زندان داشتند که زندان باید به دانشگاه و آموزشگاه نیکی ها تبدیل شود، اما
شاید هضم این صحبت نسبت به افرادي که هنجارشکن هستند، مشکل باشد و با نگاه ظاهري دشوار است ولی این مهم امروز با تحقق

 
بیانات رهبر انقلاب به تحقق می پیوندد. 

انتهاي پیام



ترغیب جامعه به ایجاد کسب و کار هدف برگزاري هفته کارآفرینی است

منبع: ایسناشماره خبر:  151  |  تاریخ: 1399/08/26

مدیر کارآفرینی و اشتغال اداره کل تعاون،کار و رفاه اجتماعی فارس گفت: یکی از مهمترین اهداف برگزاري رویدادهاي هفته
جهانی کارآفرینی، تقویت اکوسیستم کارآفرینی از طریق بالا بردن انگیزش کارآفرینانه در جامعه به ویژه جوانان است تا عموم

مردم براي راه اندازي کسب و کار ترغیب شوند.

مهروش جلالی دوشنبه 26 آبان در جمع خبرنگاران ضمن
تبریک هفته جهانی کارآفرینی، گفت: هفته جهانی
کارآفرینی یکی از بزرگترین رویدادهاي هماهنگ جهانی
براي ترویج و توسعه کارآفرینی است که هر ساله در بازه
زمانی 16تا22 نوامبر (26 آبان ماه تا 2 آذر) برگزار می

 
شود. 

او افزود: بدین منظور برنامه هایی را با مشارکت همه
ذینفعان و با هدف تقویت همکاري بین کارآفرینان، سرمایه
گذاران، سیاستگذاران، محققان و نهادهاي پشتیبان

کارآفرینی، در راستاي ایجاد و تقویت اکوسیستم هاي کارآفرینی اجرا می گردد که به ایجاد اشتغال، سرعت بخشیدن به نوآوري و

 
رشد اقتصادي و همچنین شناخت بیشتر عوامل مرتبط با کارآفرینی از یکدیگر منجر خواهد شد. 

مدیر کارآفرینی و اشتغال اداره کل تعاون،کار و رفاه اجتماعی فارس تصریح کرد: مراسم گرامیداشت این هفته به صورت همزمان و

 
هماهنگ در همه استانها و همچنین در اکثر کشورهاي دنیا برگزار می شود. 

وي خاطرنشان کرد: اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی فارس بنا بر رسالت و ماموریت هاي محوله، در سطح استان همگام با کشور
نسبت به بزرگداشت این هفته از طریق برگزاري رویدادهاي مختلف ترویجی نظیر کارگاه هاي آموزشی، جلسات نشستهاي تخصصی با
کارآفرینان و ارائه تجارب آنان، ارائه آموزش و مشاوره رایگان کارآفرینی، پخش کلیپ ها، فیلم ها، کافه کارآفرینی مجازي و ... اقدام

 
می کند. 

جلالی ادامه داد: امسال با در نظر گرفتن شرایط موجود و شیوع بیماري کرونا و لزوم رعایت پروتکل هاي بهداشتی، برنامه ریزي هاي
لازم به عمل آمده تا بزرگداشت این هفته،از طریق فضاي مجازي و به صورت غیرحضوري انجام شود و با اطلاع رسانیهاي لازم علاقه

 
مندان بتوانند رویدادهاي مذکور را در فضاي مجازي دنبال کنند. 

 
برنامه هاي هفته جهانی کارآفرینی در فارس 

مدیر کارآفرینی و اشتغال اداره کل تعاون کار و رفاه اجتماعی فارس در ادامه برنامه هاي گرامیداشت هفته جهانی کارآفرینی را در این



استان تشریح کرد و گفت: برنامه هاي این هفته در فارس در قالب برگزاري وبینارهاي آموزشی کارآفرینی، جلسات و نشستهاي
تخصصی کارآفرینی به همراه پرسش و پاسخ، معرفی کارآفرینان موفق استان و ارائه زندگینامه و تجربیات آنان،رنمایش فیلمهاي

 
انگیزشی کارآفرینی،مشاوره هاي رایگان کارآفرینی و سایر برنامه هاي مرتبط خواهد بود. 

او گفت: در این هفته با هماهنگی انجام شده از طریق ادارات شهرستانی،کانون کارآفرینی استان، انجمن صنفی دفاتر مشاوره
کارآفرینی و مجري سینما کارآفرینی برنامه هاي متنوع و با محتوایی در نظر گرفته شده که با در نظر گرفتن محدودیتهاي ایجاد شده
بواسطه شیوع بیماري کرونا تاکید بر مجازي بودن و نتیجه بخش بودن این آیین ها است و هدف اصلی آن ترویج و توسعه فرهنگ

 
کارآفرینی بین آحاد مردم و بویژه نوجوان و جوانان استان است. 

 
کارآفرینی لازمه بالندگی جوامع 

جلالی ادامه داد: در دنیاي امروز، جامعه در مسیر توسعه ،حرکت رو به جلو و پرشتاب دارد که با ایجاد بسترهاي لازم ، منابع انسانی
خود را به دانش و مهارت کارآفرینی مولد تجهیز کند تا آنها با استفاده از این توانمندي ارزشمند،سایر منابع جامعه و سازمان را به

 
سوي ایجاد ارزش و حصول رشد و توسعه مدیریت و هدایت کنند. 

وي با بیان اینکه امروزه که کار و فعالیت شکل تازه اي به خود گرفته، کار آفرینی و کار آفرینان نقش کلیدي در روند توسعه و
پیشرفت اقتصادي ایفاء می کند، گفت: تجارب کشورهاي موفق که امروز به توسعه یافتگی خود می بالند نشان از فعالیتهاي چشمگیر
کارآفرینان دارد و باید توجه داشت که کار آفرینان تنها به ایجاد فرصت شغلی جدید نمی پردازند بلکه با ساختار تفکر،تحرك و

 
فرهنگ لازم و با استفاده از خلاقیت، تولید ارزش می کنند. 

مدیر کارآفرینی و اشتغال اداره کل تعاون کار و رفاه اجتماعی فارس افزود: با توجه به اهمیت و نقش کارآفرینی در توسعه و با توجه به
مشکلات اقتصادي زیادي که ما در کشور با آن مواجه هستیم ترویج و اشاعه مفهوم کارآفرینی، بسترسازي براي فرهنگ حمایت از
کارآفرینی و مهمتر از همه تربیت افراد تحصیل کرده از اهمیت و ضرورت بالایی برخوردار است چون اکنون افراد خلاق ،نوآور و مبتکر
به عنوان کار آفرینان منشا تحولات بزرگی در زمینه هاي صنعتی،تولیدي و خدماتی شده اند که از آنها به عنوان قهرمانان ملی و کار

 
آفرینان برترهم یاد می شود. 

جلالی هفته جهانی کارآفرینی را به عنوان یک رویداد بزرگ ارزیابی و اضافه کرد: اهداف مهمی همچون تکریم از کار آفرینان از طریق
بیان و ارائه تلاش آنان در راستاي راه اندازي کسب و کار با استفاده از ایده هاي خلاقانه بعنوان الگو براي نسل جدید و روشن کردن
اذهان و افکار نوجوانان و جوانان با موضوع کارآفرینی و همچنین آشنایی اجزاي اکوسیستم کارآفرینی بمنظورشناخت راههاي کمک به

 
یکدیگر و امکان بهره گیري از تجارب و پتانسیلهاي هر یک از آنان را دنبال کرد. 

انتهاي پیام



پوشش تحصیلی ابتدایی در استان زنجان به 99،56 درصد رسید

منبع: پایگاه دولتشماره خبر:  152  |  تاریخ: 1399/08/26

معاون آموزش ابتدایی اداره کل آموزش و پرورش استان زنجان گفت:موفقیت اداره کل آموزش و پرورش استان در کسب
پوشش تحصیلی حداکثري در دوره ابتدایی در سال تحصی...

معاون آموزش ابتدایی اداره کل آموزش و پرورش استان زنجان گفت:موفقیت اداره کل آموزش و پرورش استان در کسب پوشش
تحصیلی حداکثري در دوره ابتدایی در سال تحصیلی جاري با بیش از 99/56درصد حائز اهمیت و در سطح کشور جزو استانهاي برتر

 
است. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دولت به نقل از وزارت آموزش وپرورش، صیاد سلامی معاون آموزش ابتدایی استان، اظهار کرد: دو
برنامه مهم انسداد مبادي بیسوادي دوره ي ابتدایی شامل شناسایی و جذب کودکان لازم التعلیم 6تا 11 سال و شناسایی و جذب
کودکان بازمانده از تحصیل6 سال تمام ابتدایی، از فعالیتهاي اساسی و قابل توجه معاونت آموزش ابتدایی در سطح استان می باشد که
امسال به لحاظ شرایط سخت کرونایی و زیست بوم جدید، پوشش تحصیلی دوره ابتدایی استان زنجان در سال تحصیلی جاري، بیش

 
از 99/56درصد می باشد. 

وي ادامه داد: تحقق این امر مهم مرهون تلاش هاي ارزنده ي روساء و کارشناسان حوزه معاونت آموزش ابتدایی استان، مدیران و

 
مسئولین نواحی و مناطق، مدیران مدارس ابتدایی و معلمان سخت کوشش و فرهیخته سراسر استان است. 

وي گفت: درصدد هستیم با بسیج همه منابع انسانی در سطح استان با بررسی و پیگیري تعیین وضعیت تعداد اندك کودکان بازمانده
از تحصیل در سطح استان براي جذب آنان اقدام نماییم. هم چنین در تلاش هسیم تا از طریق کارگروه استانی و شهرستانی با
مسولیت فرمانداران محترم و از طریق دریافت آدرس اولیاء، یا سایر اقوام کودکان از ثبت احوال استان، مسیر انسداد بیسوادي به طور
کامل مسدود و هیچ کودکی در سطح استان از نعمت خواندن و نوشتن بی بهره نماند و متعهد خواهیم بود تا پایان آبان ماه این

 
کودکان هم تعیین تکلیف و وضعیت اشتغال به تحصیل آنان مشخص شود. 

سلامی در پایان خاطر نشان کرد: پوشش تحصیلی دوره ي ابتدایی در سال تحصیلی 99_98 41/ 99درصد بوده که امسال نسبت به
سال قبل نیز داراي رشد بوده است.



اعلام نتایج آزمون نظام مهندسی هفته اول آذر/ زمان آزمون بعدي در

اسفندماه است

منبع: برق نیوزشماره خبر:  153  |  تاریخ: 1399/08/26

در پی مصاحبه با مدیر کل دفتر مقررات ملی ساختمان  حامدمانی فر درباره زمان اعلام نتایج آزمون نظام مهندسی اعلام
کرد: دقیقاً مطابق برنامه زمان بندي اعلام شده، عمل می کنیم. هفته اول آذر ماه، نتایج آزمون هاي تستی و آزمون طراحی

معماري اعلام خواهد شد. بعد از آن یک هفته زمان اعتراض وجود دارد.

به گزارش برق نیوز، در پی مصاحبه با مدیر کل دفتر
مقررات ملی ساختمان حامدمانی فر درباره زمان اعلام
نتایج آزمون نظام مهندسی اعلام کرد: دقیقاً مطابق برنامه
زمان بندي اعلام شده، عمل می کنیم. هفته اول آذر ماه،
نتایج آزمون هاي تستی و آزمون طراحی معماري اعلام

 
خواهد شد. بعد از آن یک هفته زمان اعتراض وجود دارد. 

 
قبولی در آزمون نظام مهندسی سهمیه بندي خواهد شد؟ 

در این باره فعلا و تا این لحظه تصمیمی اتخاذ نشده است. مانی فر اطمینان داد اگر هم بناي بر چنین تصمیماتی باشد، حتماً خلق
الساعه نیست. یعنی از مدت ها قبل اطلاع رسانی خواهد شد. اگرچه قطعاً فعلاً درباره آزمون اسفند، چنین سیاستی موجود نیست.

 
یعنی فعلاً خبري از سهمیه بندي یا تغییرات عمده در آزمون نیست. سیاستی هم براي سخت گیري بیشتر وجود ندارد. 

 
معرفی کتاب راهنماي کامل آزمون ها و اشتغال به کار نظام مهندسی برق 

این کتاب کاملترین مرجع راهنماي شرکت در آزمون هاي نظام مهندسی و شرایط اخذ پروانه اشتغال به کار و درآمدزایی از این حوزه
است. بررسی تفاوت صلاحیت هاي نظارت و طراحی، شرایط عضویت و شرکت در آزمون ها، رشته گرایش هاي مجاز و غیرمجاز، اخذ
پروانه اشتغال به کار، ارتقاي درجه نظام مهندسی، تحلیل منابع آزمون، نکات مهم قبولی آزمون، تعرفه و شرایط درآمدي، واگذاري
پروانه، مدارك و الزامات، پاسخ به پرسش هاي متداول. از جمله سرفصل هاي ارائه شده در این کتاب است. این کتاب بصورت pdf با

 
سرفصلهاي کامل از لینک زیر قابل دانلود است: 

 
دانلود کتاب راهنماي کامل آزمون ها و اشتغال به کار نظام مهندسی برق(کلیک نمایید) 

توجه:سوالات خود در خصوص آزمون نظام مهندسی و شرایط شرکت در آزمون را در بخش نظرات (انتهاي همین صفحه) ارسال
نمایید تا مشاوران به شما پاسخ دهند.



احیا و فعال سازي 157 معدن راکد از ابتداي امسال

منبع: شما نیوزشماره خبر:  154  |  تاریخ: 1399/08/26

رئیس هیات عامل ایمیدرو از احیاي 157 معدن طی هشت ماه امسال در قالب طرح احیا و فعال سازي معادن کوچک، خبر
داد. غریب پور گفت: این تعداد معدن تا 20 آبان ماه احیا شده است.

رئیس هیات عامل ایمیدرو از احیاي 157 معدن طی هشت ماه امسال در قالب طرح احیا و فعال سازي معادن کوچک، خبر داد.

 
غریب پور گفت: این تعداد معدن تا 20 آبان ماه احیا شده است. 

به گزارش شمانیوز به نقل از روابط عمومی شرکت تهیه و تولید
مواد معدنی ایران، خداداد غریب پور که به صورت ویدئوکنفرانس
در جلسه پایش طرح احیا و فعال سازي معادن کوچک مقیاس
صحبت می کرد، افزود: خوشبختانه به رغم همه گیري بیماري
کرونا، این نهالی که در سال گذشته کاشته شد، امروزه ثمرات

 
قابل توجهی داشته است و قابل مقایسه با سال قبل نیست. 

 
رئیس هیات عامل ایمیدرو گفت: براي سال جاري، احیاي 200 معدن در برنامه ایمیدرو پیش بینی شده است. 

وي با بیان اینکه از ابتداي اجراي طرح (ابتداي سال 98) تاکنون در مجموع 303 معدن در این طرح، احیا شده است، پیش بینی کرد

 
که با به روز آوري آماراستان هاي مختلف، تعداد معادن احیا شده بیش از پیش افزایش خواهد یافت. 

غریب پور، با یادآوري اینکه منافع طرح فوق متعلق به تمامی کشور است، اظهار داشت: با همکاري مجموعه اي از شرکت تهیه و تولید
مواد معدنی، صندوق بیمه سرمایه گذاري فعالیت هاي معدنی، بخش خصوصی، خانه معدن، اتاق بازرگانی و معاونت معدنی وزارت

 
صنعت معدن و تجارت، طرح در حال اجرا است. 

معاون وزیر صنعت معدن و تجارت در ادامه گفت: اکنون همگرایی بیشتري براي توجه به زیرساخت هاي معادن احیا شده نیز داریم

 
که این مهم با حضور همه اجزاي این طرح، قابل تحقق است. 

 
همکاري شرکت مس 

وي در ادامه سخنانش به همکاري شرکت ملی صنایع مس در تامین اعتبار براي احیاي معادن مس اشاره کرد و گفت: از محل 50
میلیارد تومانی که این شرکت براي طرح در نظر گرفته، اکنون با حمایت و ضمانت صندوق بیمه سرمایه گذاري فعالیت هاي معدنی،
نخستین مجموعه معدنی و فرآوري مس در آستانه جذب تسهیلات براي تامین زیرساخت برق و فعال شدن معادن اطراف واحدفرآوري

 
است. 



غریب پور ادامه داد: براي حوزه هاي سنگ آهن نیز شرکت هاي گل گهر، چادرملو و حتی فولاد مبارکه آماده همکاري هستند و

 
حاصل آن انتفاع چندجانبه براي معادن، اشتغال و همچنین تامین مواد اولیه شرکت هاي بزرگ است. 

از سوي دیگر سیدرضا عظیمی؛ مدیر اجرایی طرح احیا و فعال سازي معادن کوچک مقیاس، با ارایه جزئیات عملکرد این طرح، گفت:
از ابتداي امسال، 701 معدن شناسایی و براي 223 معدن راهکار کلینیکی ارایه شده است. همچنین از 25 واحدي که امسال در
برنامه فعال سازي معادن قرار دارند، 12 واحد وارد برنامه ریزي، صدور مجوز، اجرایی و یا تامین ظرفیت خالی از طریق طرح، شده اند.

در این جلسه ویدئوکنفرانسی وجیه ا... جعفري؛ مدیر عامل شرکت تهیه و تولید مواد معدنی، محمد رضا بهرامن؛ رییس خانه معدن،
فرید دهقانی؛ مدیر عامل صندوق بیمه سرمایه گذاري فعالیت هاي معدنی حضور داشتند. جعفري گزارشی از اقدامات انجام شده طرح
در سطح استان ها، ارایه کرد. دهقانی نیز از آماده بودن ارایه تسهیلات به واحد فرآوري معدن مس با رکورد کوتاه ترین زمان ممکن،

توضیحاتی ارایه کرد.



یک مسوول افغان: گمرك دوغارون نقش بسزایی در اقتصاد افغانستان دارد

منبع: ایرناشماره خبر:  155  |  تاریخ: 1399/08/26

مشهد- ایرنا- رییس شوراي ولایتی هرات افغانستان گفت: گمرك 100 ساله دوغارون در شهرستان تایباد استان خراسان
رضوي نقش بسزایی در اقتصاد افغانستان و اشتغال شهر هرات این کشور داشته است.

مشهد- ایرنا- رییس شوراي ولایتی هرات افغانستان گفت:
گمرك 100 ساله دوغارون در شهرستان تایباد استان
خراسان رضوي نقش بسزایی در اقتصاد افغانستان و اشتغال

 
شهر هرات این کشور داشته است. 

کامران علیزایی روز دوشنبه در حاشیه سفر به ایران و
بازدید از منطقه ویژه اقتصادي دوغارون طی گفت و گو با
خبرنگار ایرنا افزود: در حال حاضر افزون بر 80 درصد
کالاهاي صادراتی از گمرك دوغارون به مقصد شهر هرات

 
دومین بازار اقتصادي کشور افغانستان ارسال می شود. 

وي ادامه داد: با توجه به حجم بسیار کالاهاي صادراتی از این معبر زمینی به سوي بازارهاي هدف افغانستان، مردم این کشور استقبال

 
خوبی از انواع کالاهاي ایرانی دارند. 

رییس شوراي ولایتی هرات افغانستان گفت: با صادرات و ترانزیت انواع کالاهاي ایرانی از طریق دروازه طلایی دوغارون بازارهاي
افغانستان جان دوباره گرفته و اقلام ایرانی بهانه اي شده براي ارتباط افغانستان با برخی کشورهاي آسیایی که در صدد هستیم این

 
تعاملات بیش از این افزایش یابد. 

فرماندار تایباد نیز به نزدیک بودن گمرك دوغارون به مهمترین بازار اقتصادي افغانستان اشاره کرد و گفت: هرات یکی از مهمترین
بازارهاي کشور افغانستان است که با نقطه صفر مرزي و این منطقه اقتصادي 120 کیلومتر فاصله دارد و نقش بسزایی در اقتصاد 2

 
کشور ایفا می کند. 

محسن سیاح افزود: با توجه به جایگاه استراتژیک این شهرستان مرزي، در صورت فراهم شدن زیرساخت هاي لازم در مرز و گمرك

 
اسلام قلعه افغانستان، این کانون اقتصادي می تواند بیش از این نقش بسزایی در اقتصاد 2 کشور ایران و افغانستان داشته باشد. 

وي ادامه داد: با توجه به اشتراکات فرهنگی ایران و افغانستان به ویژه شهرستان تایباد با استان هرات می توانیم در حوزه مسایل

 
فرهنگی نیز تعاملات مناسبی داشته باشیم. 

مدیرکل گمرك دوغارون تایباد نیز گفت: سالانه افزون بر 2 میلیون تن انواع کالا به ارزش بیش از 2 میلیارد دلار به بازارهاي هدف



افغانستان صادر می شود که نشان از بازار پسندي کالاهاي ایرانی دارد و معبر زمینی دوغارون پل ارتباطی ایران با سایر کشورهاي

 
آسیاي میانه به شمار می رود. 

محمد کوه گرد با بیان اینکه در بین دستگاههاي متولی مستقر در 2 گمرك دوغارون ایران و اسلام قلعه افغانستان با هدف به حداقل
رساندن مشکلات موجود در حوزه صادرات و ترانزیت تعاملات خوبی ایجاد شده است افزود: موقعیت جغرافیایی تایباد موجب شده این
شهرستان تامین کننده کالاهاي مورد نیاز بازار برخی کشورهاي آسیاي میانه نیز باشد که این نیز براي طرف افغانستان یک نقطه

 
طلایی به شمار می رود. 

وي ادامه داد: حدود 95درصد کالاهایی که به شکل ترانزیت به افغانستان ارسال می شود از امارات به بندرعباس و گمرك شهید
رجایی و شهید باهنر وارد شده و از طریق گمرك دوغارون به افغانستان ارسال می گردد و پنج درصد دیگر از این کالاها نیز از سایر

 
گمرکات کشور به گمرك دوغارون وارد می شود. 

مدیرکل گمرك دوغارون تایباد گفت: بیشترین حجم کار این گمرك ترانزیت کالا از طریق بندرعباس است و کالاهاي تجار افغانستانی
و پاکستانی و گاه هندي و دیگر کشورهاي همسایه افغانستان، از طریق کشورهاي عربی و حوزه خلیج فارس به گمرك بندرعباس،

 
بندر لنگه و دیگر گمرك هاي مرزي ترانزیت می شود. 

 
گمرك دوغارون در 18 کیلومتري شهر تایباد قرار دارد. 

 
شهرستان 120 هزار نفري تایباد در 225 کیلومتري جنوب شرقی مشهد واقع است. 

 
برچسب ها 

 
- تایباد 

 
- اداره کل گمرك جمهوري اسلامی ایران 

 
- افغانستان 

- اشتغال زایی



غلبه راحت بر رکود اقتصادي با صنعت دریا / وجود اشتغال عظیم در صنعت

دریا

منبع: مارین نیوزشماره خبر:  156  |  تاریخ: 1399/08/26

معاونت منطقه ویژه اقتصادي خلیج فارس در مجموعه ایزوایکو گفت: در دنیا کشورهاي توسعه یافته عمدتا بر پایه اقتصاد دریا
محور فعالیت می کنند و حدود 50 درصد درآمد ناخالص آن کشورها از صنایع دریایست.

معاونت منطقه ویژه اقتصادي خلیج فارس در مجموعه ایزوایکو گفت: در دنیا کشورهاي توسعه یافته عمدتا بر پایه اقتصاد دریا

 
محور فعالیت می کنند و حدود 50 درصد درآمد ناخالص آن کشورها از صنایع دریایست. 
به گزارش مارین نیوز، معاونت طرح و برنامه مجتمع کشتی سازي و صنایع فراساحل
ایران در نشستی که با حضور اسلام باوقار رییس شوراي شهر بندرعباس و اعضا شورا
برگزار شد، اذعان داشت: در سال هاي گذشته (قبل از سال 90) بدبینی به ایزوایکو در
خصوص مدت زمان تحویل دهی پروژه ها وجود داشت اما اکنون با تلاش هایی که طی
سال هاي اخیر به همت نیروهاي توانمند این مجموعه صورت گرفت موفق شدیم این
وضع را بهبود ببخشیم و مجتمع کشتی سازي و صنایع فراساحل ایران را به مجموعه اي

 
فعال و بین المللی تبدیل کینم. 

بقراط جهانداري در بخش دیگري از سخنان خود با اشاره به اینکه رضایتمندي مشتریان داخلی و خارجی یکی از اولویت هاي ماست،
اذعان داشت: با جلب اعتماد بازارهاي داخلی و خارجی توانستیم به بازارهاي جدیدي وارد شویم و تعمیراتی که در سال هاي گذشته

 
در خارج از کشور انجام می شد اکنون با قدرت و تخصص هر چه بیشتر در مجموعه ایزوایکو انجام می شود. 

جهانداري با اعلام اینکه عملکرد قوي ایزوایکو و کیفیت کار این مجموعه کاهش قیمت در بازار منطقه را در پی داشت، عنوان کرد:
ایزوایکو حداکثر آمادگی در خصوص ساخت و تعمیر شناورها را دارد و پروژه ساخت و تعمیرات در کوتاهترین زمان ممکن انجام می

 
پذیرد. 

 
 

در ادامه این جلسه مدیر گروه طراحی ساخت و تعمیرات شناورهاي متوسط در مجموعه ایزوایکو، یادآور شد: ایزوایکو با پکیجی از
نوسازي و تعمیرات شناورها، طراحی و تعمیر در حوزه نفت و گازو ریگ هاي حفاري توانسته است از پس پروژه هایی که از آن به

 
عنوان پروژه هاي سخت یاد می شده برآید و اکنون به عنوان مجتمعی پیشرو در صنعت دریا محسوب شود. 

علی دوله عنوان کرد: صنعت دریا صنعتی است که می تواند گرداننده چرخ صنعت در دیگر بخش ها باشد و همچنین به راحتی می
تواند بر رکود اقتصادي غلبه نماید و در همین راستا موفق شده دیگر صنایع را درگیر اشتغال و فعالیت کند و باید بگویم ایزوایکو

 
داراي سابقه بسیار طولانی است که از دیرباز تاکنون با دستاوردهاي بزرگ و خارق العاده اي توانسته کارنامه قابل قبولی را ارائه دهد. 



وي با اشاره به اینکه مجتمع عظیم کشتی سازي با اقدامات چشم گیر خود پیشتاز در صنعت دریایی کشور است، خاطرنشان کرد: در
ساخت اولین پروژه کشتی اقیانوس پیما حدود 95 درصد خرید خارجی داشتیم اما در ساخت پروژه هاي بعدي تلاش کردیم با برنامه

 
ریزي هایی سازنده به سوي تامین داخل حرکت کنیم. 

دوله ضمن بیان اینکه صنعت فولاد در صنعت دریایی نقش مهمی دارد و در حال حاضر قریب به 85 درصد فولاد دریایی از داخل
کشور تهیه و تامین می شود، خبر داد: ساخت کشتی هاي اقیانوس پیما به عنوان برگ برنده ي ایزوایکو و اشتغال فراگیري است که

 
می تواند تاثیر مستقیم و مثبتی بر اقتصاد کشور بگذارد. 

 
 

رییس شوراي شهر بندرعباس، اعتماد به جوانان بومی و متخصص را یکی از عمده دلالیل موفقیت صنعت دریایی در مجموعه ایزوایکو
دانست و افزود: خوشبختانه در مجموعه ایزوایکو اتفاقات بزرگی رقم خورده است که یکی از دلایل این موفقیت را می توان اعتماد به
جوانان بومی و توانمند سازي در توسعه دانش دانست که با بکارگیري نیروي جوان در این مجموعه توانسته نقش موثري در استان ایفا

 
کند. 

اسلام باوقار در بخش دیگري از سخنان خود اذعان داشت: ما به عنوان نمایندگان مردم و صنایع، در شوراي شهر برآنیم که شرایط را
به گونه اي مدیریت کنیم تا بهترین فضاي شهري همراه با آرامش خاطر را براي ساکنان شهر بندرعباس و کارکنان صنایع غرب استان

 
به عنوان ساکنان شهر بندرعباس به ارمغان آوریم. 

باوقار تصریح کرد: در اوج تحریم و نبود منابع مالی، کشتی سازي به نقطه قابل قبولی رسیده است که نشان می دهد هدفی پشت این

 
همه موفقیت و پشتکار بوده است. 

در ادامه عضو شوراي اسلامی شهر بندرعباس ضمن تشکر از همه ي کارکنان مجموعه ایزایکو، اذعان اشت: این مجموعه در راستاي

 
گام دوم انقلاب، تمدن نوین اسلامی، اقتصاد مقاومتی و فرمایشات مقام معظم هبري حرکت می کند. 

احمد عامري، اظهار کرد: تیمی زبده و متشکل از نیروهاي ارزشی بومی و خلاق به تولید و ساخت مشغول هستند که تنها با صدور

 
پیام توان، قدرت و فرهنگ ایرانی می خواهند به همه ثابت کنند که می توانند. 

 
 

دیگر عضو شوراي شهر بندعباس در ابتداي سخنان خود با بیان اینکه در هر جامعه مقدساتی وجود دارد، اذعان داشت: به نظر من
مجموعه ایزوایکو یکی از مقدسات شهر بندرعباس بشمار می آید که تا کنون پس از گذشت چند دهه تلاش و فعالیت توانسته

 
سکانداري صنعت دریایی را به دست بگیرد و آنگونه که می خواهد در رسیدن به اهدافش گام هاي موثري را بردارد. 

مجید عسگري زاده با اشاره به اینکه ایزوایکو نه تنها در تولید بلکه در تحولات فرهنگی نیز ممتاز بوده، افزود: به عنوان یک هرمزگانی
به خود می بالم که شاهد فعالیت مجموعه اي عظیم و بین المللی در استان هستیم که توانسته با اشتغال و توسعه منابع انسانی زمینه



 
را براي پیشرفت هاي بیشتر فراهم آورد. 

وي گفت: ایزوایکو باید به عنوان مشاوري قدرتمند در کنار بخش هاي مختلف اجرایی جهت توسعه شهري و سواحل علی الخصوص

 
اسکله هاي بندرعباس باشد. 

در ادامه جواد بلارك عضو شوراي اسلامی شهر بندرعباس، با ابراز خرسندي از اینکه ایزوایکو بخش عمده اي از بار بیکاري در استان
هرمزگان را به دوش می کشد، ابراز کرد: این مجموعه داراي ظرفیت هاي عظیمی درجهت رفع مشکلات اقتصادي، اشتغال و در
راستاي آن مشکلات فرهنگی و اجتماعی است و اعتماد به نیروهاي جوان و متخصص در بخش هاي مدیریتی نیز این موفقیت ها را

 
روز به روز ارتقا خواهد داد. 

 
 

معاونت منطقه ویژه اقتصادي خلیج فارس در مجموعه ایزوایکو نیز با بیان اینکه اشتغال عظیمی در صنعت دریا وجود دارد، اذعان

 
داشت: ایران با 6 هزار و 800 کیلومتر نوار آبی ساحلی در شمال و جنوب به عنوان کشوري با موقعیتی بی نظیر در جهان قرار دارد. 

مهدي عباسی با اعلام اینکه صنایع دریایی در بخش هاي شیلات و نظامی به سرمایه گذاري دلسوزانه نیاز دارد، افزود: از این رو در

 
تمامی دنیا نگاهی استراتژیک به این صنعت وجود دارد که عموماً باعث شکل گیري حمایت هایی عظیم از این ظرفیت است. 

عباسی در بخش دیگري از سخنان خود ضمن اشاره به اینکه در دنیا کشورهاي توسعه یافته عمدتا بر پایه اقتصاد دریا محور فعالیت
می کنند و حدود 50 درصد درآمد ناخالص آن کشورها از صنایع دریایست، اضافه کرد: قطعا سرمایه گذاري در حوزه دریاي در

 
بندرعباس نیز با سود دهی قابل توجهی به همراه خواهد بود. 

معاونت منطقه ویژه اقتصادي خلیج فارس در مجموعه ایزوایکو، عنوان کرد: ساخت شناورهاي اقیانوس پیما و تعمیر شناورها در

 
سایزهاي مختلف نیز از دستاوردهاي بزرگ مجموعه ایزوایکو به شمار می آیند. 

 
براي ورود به کانال تلگرام و مشاهده اخبار کلیک کنید. 

 
 

 
منبع: روابط عمومی 

برچسب ها: مارین نیوز ، صنعت دریا



دوره سختی را پشت سر گذاشتیم

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  157  |  تاریخ: 1399/08/26

خبرگزاري آریا - معاون اول رییس جمهور در جلسه ستاد
اقتصاد مقاومتی گفت: دوره سختی را پشت سر گذاشتیم و

 
امیدواریم به طور کامل آن را پشت سر بگذاریم. 

به گزارش پایگاه خبري نقدنیه ، اسحاق جهانگیري در
جلسه ستاد اقتصاد مقاومتی گفت: دشمنان فکر می کردند
با تورم بسیار بالا و کسر بودجه که به کشور تحمیل می
شود، کشور دچار یک دوره بسیار دشواري از نظر اقتصادي،

خواهد شد. همت همکاران من بسیار عالی بوده، حال اگر کسی نمی خواهد آن را قدر بداند و حرف هایی می زنند که مدیران را

 
دلسرد می کند، جایی، پاسخ آنها داده می شود. 

وي افزود: زبان مدیران دولت زبان الکنی براي پاسخ دادن نیست ما در این شرایط کشور، فکر می کنیم در شرایطی که مردم دچار
درد، رنج و گرفتاري هستند و از مدیران انتظار دارند به فکر آنها باشند، بنابراین سرگرم شدن به یکدیگر و به همدیگر پریدن، مشکلی

 
را حل نخواهد کرد. 

معاون اول رییس جمهور تصریح کرد: عملکرد دولت با هر دوره اي قابل مقایسه است در دو سال و نیم اول دولت کنونی، از نظر
تحریم با دو سال و نیم آخر دولت آقاي احمدي نژاد قابل مقایسه است البته در آن دولت دو میلیون بشکه نفت صادر و پول آن را نیز

 
دریافت می کردند، اما فشارهاي تحریم ها نیز وجود داشت. 

جهانگیري گفت: در دو و نیم سال آخر دولت آقاي احمدي نژاد، درآمد نفت بیش از 210 میلیارد دلار بود این رقم در زمان مشابه

 
دولت آقاي روحانی، چیزي حدود 120 میلیارد دلار از فروش نفت درآمد کسب کردیم. 

وي افزود: در دو سال و نیم پایان دولت گذشته، میزان اشتغال بسیار پایین بود، اما در زمان مشابه، حدود 500 هزار شغل سالانه ایجاد
شد. معاون اول رییس جمهور اظهار کرد: در دو سال پایان دولت قبل، میزان تورم تا 36 درصد افزایش یافت و در دو سال و نیم اول
دولت آقاي روحانی تورم روند کاهشی داشت و تا سال 94 حدود 11 و 2 دهم درصد تورم کاهش یافت. این در حالیست که فقط

 
مدیریت جابجا شد، شرایط سخت تر و درآمد کمتر شد و همان تحریم ها وجود داشت. 

جهانگیري با بیان اینکه این کارنامه ها قابل مقایسه است و براي کسانی که مدعی هستند سوءمدیریت و ضعف دولت وجود دارد این
دو را با هم مقایسه کنند، ادامه داد: شاخص ها را می توان در بخش هاي مختلف مثل آب و برق، ارتباطات، نفت و راه مقایسه کرد اگر

 
همین طور به صورت کلی شعار داده شود، تغییري ایجاد نمی شود. 

به گفته وي، اقتصاد مقاومتی براي همه ما مهم بوده و از سال پایان 92 که دولت آقاي روحانی روي کار آمد مدیران و سیاست هاي

 
اقتصاد مقاومتی، هر دو موجب شد شرایط کشور را روز به روز بهتر کند. 

<--



دلال هاي هندي به میدان آمدند

منبع: شعار سالشماره خبر:  158  |  تاریخ: 1399/08/26

شعار سال: استان چهارمحال و بختیاري یکی از استان هاي جنوب غربی کشور است که یک درصد از کل مساحت کل کشور
را به خود اختصاص داده است. بخش کشاورزي یکی از مهم ترین بخش هاي اشتغال زا در استان چهارمحال و بختیاري به

شمار می رود به طوري که اشتغال بیشتر مردم در این استان وابسته به کشاورزي است. هم اکنون ...

شعار سال: استان چهارمحال و بختیاري یکی از استان هاي جنوب غربی کشور است که یک درصد از کل مساحت کل کشور را
به خود اختصاص داده است. بخش کشاورزي یکی از مهم ترین بخش هاي اشتغال زا در استان چهارمحال و بختیاري به شمار می رود

 
به طوري که اشتغال بیشتر مردم در این استان وابسته به کشاورزي است. 

هم اکنون فعالان بخش کشاورزي در این استان در زمینه هاي تولید محصولات باغی و گلخانه اي، محصولات زراعی و تولید ماهی
فعالیت می کنند. این استان توانسته است که در بخش هاي مختلف کشاورزي در زمینه تولید رتبه هاي کشوري کسب کند که مهم

 
ترین آن ها رتبه اول تولید ماهی سردآبی و بادام است. 

درحالی که این استان با وسعت کوچک خود توانسته به موفقیت هاي ارزشمندي درزمینهٔ تولید محصولات کشاورزي دست یابد اما
نبود صنایع تبدیلی در این استان موجب شده است تا بسیاري از محصولات کشاورزي به صورت خام و بدون فرآوري از استان خارج

 
شود. 

 
 

چند ماه پیش بود که باغداران محصول هلوي تولیدي خود را به علت نبود صنایع فرآوري و تبدیلی در استان با قیمت هاي بسیار
پایین براي جلوگیري از خراب شدن وارد بازار کردند و این امر سبب شد که تولید کنندگان هلو درآمد خوبی در سالجاري نداشته

 
باشند. 

هم اکنون بادام به عنوان مهمترین محصول باغی و کشاورزي استان چهارمحال و بختیاري به صورت خام از منطقه خارج می شود و

 
سود بسیار کمی را عاید تولیدکنندگان این محصول می کند. 



 
درآمد باغداران جوابگوي هزینه هاي تولید نیست 

یکی از باغداران شهرستان سامان اظهار داشت: امسال وضعیت تولید محصول باغی ازجمله هلو، بادام و گردو در منطقه سامان بسیار

 
خوب بود و این مهم به علت این بود که در فصل بهار امسال سرمازدگی درختان میوه را نداشتیم. 

 
مرادي ادامه داد: درحالی که تولید محصولات باغی در منطقه بسیار خوب بوده، اما مشتري محصولات باغی کاهش یافته است. 

وي با بیان اینکه امسال برداشت بادام و گردو نیز در منطقه بسیار خوب بود، اما قیمت فروش این محصول با افزایش قیمت هزینه هاي
تولید همخوانی ندارد، ادامه داد: قیمت فروش محصول بادام و گردو در کنار افزایش قیمت دیگر کالا هاي موجود در بازار بسیار پایین

 
است. 

وي با بیان اینکه نبود صنایع تبدیلی و فرآوري بخش کشاورزي در استان از مهم ترین مشکلات به شمار می رود، ادامه داد: فرآوري
محصولات باغی ازجمله هلو و بادام در این استان می تواند درآمد باغداران را افزایش دهد و این مهم نیازمند سرمایه گذاري در منطقه

 
است. 

یکی دیگر از فعالان بخش کشاورزي در چهارمحال و بختیاري گفت: اغلب محصولات تولیدي بخش کشاورزي با قیمت بسیار پایین به

 
صورت خام توسط دلالان خریداري و از استان خارج می شوند و در استان هاي دیگر و حتی در کشور هاي دیگر فرآوري می شوند. 

رحمت االله موسوي عنوان کرد: بادام مهمترین محصول باغی استان چهارمحال و بختیاري به شمار می رود که در حال حاضر چند
سالی است که این محصول به صورت خام از باغداران منطقه سامان توسط یکی از دلالان و تاجران هندي با قیمت پایین خریداري و

 
به کشور هند صادر و در آنجا فرآوري می شود. 

وي گفت: فرآوري محصول بادام در استان می تواند اشتغال بخش کشاورزي را به چندین برابر افزایش دهد و زمینه را براي توسعه

 
بیشتر باغداري در این استان فراهم کند. 

 
این باغدار چهارمحالی ادامه داد: جذب سرمایه گذاران براي ارتقاي بخش صنایع تبدیلی و فرآوري در این استان ضروري است. 

در حال حاضر دلالان بیشترین سود را از تولید محصولات کشاورزي می برند و این در حالی است که فروش محصولات باغی جوابگوي

 
هزینه هاي تولید و زحمات باغداران و کشاورزان در طول یک سال نیست. 

 
60 درصد از بادام مامایی مرغوب شهرستان سامان به هندوستان صادر می شود 

 
به گفته فرماندار شهرستان سامان هم اکنون بیش از 60 درصد از بادام مامایی مرغوب این شهرستان به هندوستان صادر می شود. 

کمال اکبریان تصریح کرد: سودي که از صادرات این محصول نصیب کشاورز می شود بسیار کمتر از آن چیزي است که نصیب واسطه
ها می شود، از همین رو تلاش شده تا در گام نخست اتحادیه اي متشکل از تولیدکنندگان و صادرکنندگان منطقه شکل بگیرد، تا

 
بتوان در گام هاي بعدي با راه اندازي شهرك فرآوري بادام، زمینه برند سازي این محصول مهم صادراتی را فراهم کرد. 



 
 

 
پوست کنی و فرآوري بادام توسط باغدار چهارمحالی در خانه 

فرماندار سامان همچنین از تدوین راهکارهاي حمایتی از صادرکنندگان بادام خبر داد و افزود: در تلاش هستیم تا با ایجاد زیرساخت

 
هاي صنایع تبدیلی و تکمیلی هم از صادرکنندگان و هم از باغداران پرتلاش حمایت کنیم. 

مدیر صنایع تبدیلی و تکمیلی سازمان جهاد کشاورزي چهارمحال و بختیاري اظهار داشت: فرآوري محصولات بخش کشاورزي به ویژه

 
محصولات باغی موجب افزایش ارزش افزوده می شود. 

طهمورث فتاحی بیان کرد: سامان 14 هزار هکتار باغ زیر کشت بادام دارد و هم اکنون مهمترین منطقه تولید بادام کشور به شمار می

 
رود. 

مدیر صنایع تبدیلی و تکمیلی سازمان جهاد کشاورزي چهارمحال و بختیاري با بیان اینکه در حال حاضر صنایع تبدیلی در زمینه بادام

 
با فناوري پایین و بیشتر به صورت خانگی است، گفت: استقرار و بهره گیري از تجهیزات نوین فرآوري در این استان ضروري است. 

وي با بیان اینکه یکی از برنامه هاي مهم جهاد کشاورزي در این استان تکمیل زنجیره تولید بادام است که امیدواریم با ایجاد
زیرساخت ها در شهرك تخصصی بادام این هدف محقق شود، گفت: در حال حاضر راه اندازي شهرك تخصصی فرآوري بادام در

 
شهرستان سامان براي جلوگیري از خام فروش و در راستاي کاهش ضایعات مورد توجه قرار گرفته است. 

مدیر صنایع تبدیلی و تکمیلی سازمان جهاد کشاورزي چهارمحال و بختیاري تاکید کرد: با راه اندازي این شهرك مشکل عمده بادام

 
کاران استان چهارمحال و بختیاري رفع می شود و از خام فروشی محصول بادام در استان جلوگیري می شود. 

 
راه اندازي شهرك صنعتی تخصصی بادام در چهارمحال و بختیاري ضرورت دارد 

معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار چهارمحال و بختیاري چندي پیش در کارگروه توسعه صادرات غیرنفتی چهارمحال و بختیاري
با اشاره به جایگاه استان در تولید محصول راهبردي بادام گفته بود: مکان یابی و راه اندازي شهرك صنعتی تخصصی بادام در این

 
استان ضرورت دارد. 

االله کرم نصیري تاکید کرد: این استان با 24 هزار تن تولید سالانه بادام رتبه نخست این محصول در کشور را به خود اختصاص داده



 
است. 

 
 

معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار چهارمحال و بختیاري افزود: چهارمحال و بختیاري ظرفیت تولید سالانه حداقل پنج هزار تن

 
مغز بادام صادراتی به ارزش 10 میلیون دلار را دارد. 

نصیري تصریح کرد: به همین منظور باید زمین موردنیاز براي راه اندازي شهرك صنعتی تخصصی بادام در چهارمحال و بختیاري در

 
مکانی با موقعیت مناسب براي تسهیل در خدمات رسانی به تمامی نقاط استان شناسایی شود. 

معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار چهارمحال و بختیاري یادآور شد: مسئولان شرکت شهرك هاي صنعتی چهارمحال و بختیاري
و مدیران جهاد کشاورزي استان و سایر مسئولان دستگاه هاي اجرایی مرتبط با صدور مجوزهاي قانونی در راستاي مکان یابی و راه

 
اندازي شهرك صنعتی تخصصی بادام در این استان اقدام لازم را در سریع ترین زمان ممکن انجام دهند. 

حوزه صنایع فرآوري و تبدیلی در تمام مناطق دنیا و کشور از مهم ترین بخش هاي اشتغال زا به شمار می رود که توسعه این بخش
در استان چهارمحال و بختیاري نیازمند توجه جدي مسئولان است. حرکت در مسیر توسعه صنایع تبدیلی زمینه ساز تقویت بخش

 
کشاورزي و افزایش درآمد کشاورزان و رونق اقتصادي در منطقه است. 

شعار سال، با اندکی تلخیص و اضافات برگرفته از خبرگزاري مهر، تاریخ انتشار: 26 آبان 1399، کد خبر:5072449،
mehrnews.con



تحصیل بیش از چهارهزار نفر در سه مقطع در دانشگاه پردیس فارابی/ حمایت

از طرح هاي اقتصادي و کارآفرینی دانشجویان

منبع: داناشماره خبر:  159  |  تاریخ: 1399/08/26

رئیس پردیس فارابی دانشگاه تهران از تحصیل چهار هزار دویست نفر در سه مقطع کارشناسی، ارشد و دکترا در رشته هاي
مختلف خبر دادو گفت:از طرح ها و ایده هاي اقتصادي دانشجویان در جهت رفع مشکلات کشور حمایت می کنیم.

رئیس پردیس فارابی دانشگاه تهران از تحصیل چهار هزار
دویست نفر در سه مقطع کارشناسی، ارشد و دکترا در
رشته هاي مختلف خبر دادو گفت:از طرح ها و ایده هاي
اقتصادي دانشجویان در جهت رفع مشکلات کشور حمایت

 
می کنیم. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ به نقل از قم فردا،
علیرضا محمدرضایی پیش از ظهر امروز در کنفرانس
خبري خود با عنوان نکوداشت پنجاهمین سال تاسیس
پردیس فارابی قم، با اشاره به اینکه این مرکز آموزشی از
سال 1349فعالیت خود در قم را آغاز کرده است، اظهار
داشت: در سال 1355 این مرکز با عنوان مجتمع عالی

 
آموزشی قم و در سال 1383 با عنوان پردیس قم دانشگاه قم مطرح شد. 

 
وي ادامه داد: از سال 1392 این مرکز با عنوان پردیس دانشگاه فارابی قم مطرح شد البته از ابتدا زیر نظر دانشگاه تهران بود. 

رئیس پردیس فارابی دانشگاه تهران گفت: پردیس فارابی دانشگاه تهران هم اکنون 4 هزار و 200 دانشجو در سه مقطع کارشناسی،
کارشناسی ارشد و دکترا دارد که این دانشجویان در 31 رشته دکترا، 64 رشته کارشناسی ارشد و همچنین 12 رشته کارشناسی

 
مشغول فعالیت هستند. 

 
120نفر عضو هیئت علمی دانشگاه هستند 

وي اضافه کرد: این مرکز داراي 120عضو هیئت علمی است. پردیس فارابی دانشگاه تهران داراي 12 مجله علمی است که از این تعداد

 
هشت مجله داراي نمایه علمی پژوهشی است و برخی داراي نمایه هاي بین المللی می باشد. 

محمدرضایی با اشاره به اینکه اولین مجله ISS در این مرکز منتشر شده است، عنوان داشت: انتشار تنها مجله زبان عربی دانشگاه
تهران و چاپ اولین مجله مدیریت در خاورمیانه ازجمله افتخارهاي علمی این دانشگاه است ضمن اینکه روند اخذ نمایه بین المللی

 
براي فصلنامه مطالعات معاصر این دانشگاه در حال انجام است. 

 
سه راهبرد اصلی و مهم پیشروي دانشگاه 

وي در ادامه به برنامه هاي راهبري پیشرو اشاره کرد و گفت: اولین برنامه راهبردي پردیس فارابی، بین المللی شدن است که دراین
خصوص فعالیت هایی انجام گرفته است مانند جذب دانشجویان خارجی که دراین راستا تفاهم نامه هاي مختلف با دانشگاه هاي بغداد،

 
کوفه و کربلا امضا شده است و همچنین در شبکه مجازي دانشگاه هاي جهان اسلام عضو شده ایم. 

رئیس پردیس فارابی دانشگاه تهران خاطرنشان کرد: در این راستا سعی شده است رزومه تمام اساتید دانشگاه را به زبان انگلیسی و

 
عربی ترجمه کنیم و در این شبکه مجازي قرار دهیم. 

وي با اشاره به راهبرد دیگر پیشرو گفت: کارآفرینی و اشتغال زایی راهبرد دیگر پردیس فارابی است که در این راستا جشنواره هاي



مختلفی مانند جشنواره از ایده تا بازار را براي پنجمین سال برگزار خواهیم کرد تا به کارآفرینانی که ایده خوبی داشته باشند در جهت

 
حمایت وام هاي مشخص شده اي پرداخت شود. 

 
حمایت از طرح هاي اقتصادي و کارآفرینی دانشجویان 

محمدرضایی بابیان اینکه 12 طرح مهم اقتصادي و کارآفرینی توسط این دانشگاه حمایت شده است، ادامه داد: با استفاده از تسهیلات
صندوق امید، به طرح هاي نو و بدیع که منجر به اشتغال زایی در روستاها شود 500 میلیون و در حوزه شهري تا 250 میلیون تومان

 
تسهیلات ارائه می شود. 

وي با اشاره به اینکه تقویت و ایجاد دانشگاه اخلاق مدار و ارتقاي حس مسئولیت پذیري دانشجویان از دیگر راهبردهاي پیشرو است،
افزود: این دانشگاه آمادگی دارد که تمام مشکل هاي موجود در حوزه مدیریت، اشتغال، صنایع و کارآفرینی استان را با استفاده از

 
ظرفیت هاي علمی موجود در این دانشگاه برطرف کند. 

رئیس پردیس فارابی دانشگاه تهران بابیان اینکه تاکنون ظرفیت هاي عظیم علمی این دانشگاه در سطح استان مغفول مانده افزود:

 
توجه به مشکلات موجود در سطح استان ازجمله برنامه هاي این دانشگاه براي اشتغال زایی است. 

وي اظهار داشت: بیش از 30 هزار دانشجو از این دانشگاه فارغ التحصیل شده که هم اکنون تعداد زیادي از این افراد در مسئولیت هاي

 
مختلف مشغول فعالیت هستند و استفاده از ظرفیت این دانشجویان کمک بسیاري براي توسعه این دانشگاه خواهد داشت. 

 
استفاده از پایان نامه ها در حل مشکلات استان 

محمدرضایی ادامه داد: به منظور بهره گیري دستگاه هاي مختلف از پژوهش هاي علمی این دانشگاه، تمام پایان نامه ها به سازمان

 
هاي مرتبط در استان معرفی می شود تا از این پژوهش ها در راستاي حل مشکلات استان استفاده شود. 

وي بابیان اینکه تاکنون بیش از 10 هزار دانشجو در آموزش هاي مجازي از این دانشگاه فارغ التحصیل شده اند که این موضوع از
ظرفیت هاي این دانشگاه بوده است گفت: در سال تحصیلی جدید 2 هزار دانشجوي جدیدالورود در رشته هاي مجازي پذیرش شده

 
اند که آمار قابل توجهی است. 

 
برگزاري یک هزار کلاس آنلاین در هفته 

رئیس پردیس فارابی دانشگاه تهران ادامه داد: با شیوع کرونا و برگزاري مجازي کلاس هاي این دانشگاه هم اکنون حدود یک هزار

 
کلاس درس به صورت برخط و هفتگی برگزار می شود. 

وي بیان کرد: با توجه به ظرفیت هاي آموزش مجازي پردیس فارابی دانشگاه تهران امیدواریم جذب دانشجویان بین المللی در این

 
دانشگاه نیز به صورت مجازي محقق شود. 

 
اولین دفتر انجمن سواد رسانه اي در پردیس فارابی دانشگاه تهران 

محمدرضایی ادامه داد: به زودي اولین دفتر انجمن سواد رسانه اي در پردیس فارابی دانشگاه تهران افتتاح می شود ضمن اینکه هم

 
اکنون رشته مدیریت رسانه در دانشکده مدیریت این دانشگاه تدریس می شود. 

 
ایجاد نخستین مرکز مشاوره اي دانشگاهی در قم 

وي در خاتمه توسعه فعالیت هاي اجتماعی این دانشگاه را مورد اشاره قرار داد و گفت: ایجاد مراکز مشاوره اي به عنوان یکی از فعالیت

 
هاي اجتماعی دانشگاه در دستور کار است و به زودي نخستین مرکز مشاوره اي دانشگاهی در قم افتتاح می شود. 

انتهاي پیام/



بستر ارتباط پردیس فارابی با دانشگاه هاي 57 کشور فراهم شده است

منبع: قم پرسشماره خبر:  160  |  تاریخ: 1399/08/26

علیرضا محمدرضایی روز دوشنبه در گفت وگو با خبرنگاران افزود: جذب دانشجویان خارجی، امضاي تفاهم نامه هاي مختلف
با دانشگاه هاي بغداد، کوفه و کربلا  و همچنین عضویت در شبکه مجازي دانشگاه هاي جهان اسلام ازجمله اقدام هاي انجام

شده براي بین المللی کردن این...

علیرضا محمدرضایی روز دوشنبه در گفت وگو با خبرنگاران افزود: جذب دانشجویان خارجی، امضاي تفاهم نامه هاي مختلف با
دانشگاه هاي بغداد، کوفه و کربلا و همچنین عضویت در شبکه مجازي دانشگاه هاي جهان اسلام ازجمله اقدام هاي انجام شده براي

 
بین المللی کردن این دانشگاه بوده است. 

وي گفت: پردیس فارابی دانشگاه تهران هم اکنون 4 هزار و 200 دانشجو در سه مقطع کارشناسی، کارشناسی ارشد و دکترا دارد که

 
این دانشجویان در 31 رشته دکترا، 64 رشته کارشناسی ارشد و همچنین 12 رشته کارشناسی مشغول فعالیت هستند. 

محمدرضایی بابیان اینکه این دانشگاه 120 عضو هیات علمی دارد، بیان کرد: پردیس فارابی دانشگاه تهران داراي 12 مجله علمی

 
است که از این تعداد هشت مجله داراي نمایه علمی پژوهشی است و برخی داراي نمایه هاي بین المللی می باشد. 

رئیس پردیس فارابی دانشگاه تهران اظهار داشت: انتشار تنها مجله زبان عربی دانشگاه تهران و چاپ اولین مجله مدیریت در خاورمیانه
ازجمله افتخارهاي علمی این دانشگاه است ضمن اینکه روند اخذ نمایه بین المللی براي فصلنامه مطالعات معاصر این دانشگاه در حال

 
انجام است. 

وي ادامه داد: این دانشگاه داراي سه برنامه راهبردي ازجمله بین المللی شدن دانشگاه، توجه به کارآفرینی و اشتغال زایی و همچنین

 
تقویت و ایجاد دانشگاه اخلاق مدار و ارتقاي حس مسئولیت پذیر دانشجویان را برنامه ریزي کرده است. 

وي همچنین اظهار کرد: این دانشگاه آمادگی دارد که تمام مشکل هاي موجود در حوزه مدیریت، اشتغال، صنایع و کارآفرینی استان

 
را با استفاده از ظرفیت هاي علمی موجود در این دانشگاه برطرف کند. 

محمدرضایی بابیان اینکه تاکنون ظرفیت هاي عظیم علمی این دانشگاه در سطح استان مغفول مانده افزود: توجه به مشکلات موجود

 
در سطح استان ازجمله برنامه هاي این دانشگاه براي اشتغال زایی است. 

وي اظهار داشت: بیش از 30 هزار دانشجو از این دانشگاه فارغ التحصیل شده که هم اکنون تعداد زیادي از این افراد در مسئولیت هاي

 
مختلف مشغول فعالیت هستند و استفاده از ظرفیت این دانشجویان کمک بسیاري براي توسعه این دانشگاه خواهد داشت. 

رئیس پردیس فارابی دانشگاه تهران ادامه داد: به منظور بهره گیري دستگاه هاي مختلف از پژوهش هاي علمی این دانشگاه، تمام

 
پایان نامه ها به سازمان هاي مرتبط در استان معرفی می شود تا از این پژوهش ها در راستاي حل مشکلات استان استفاده شود. 



محمدرضایی بابیان اینکه معرفی استادان این دانشگاه در سطح بین المللی از دیگر اقدام ها براي بین المللی شدن پردیس فارابی
دانشگاه است گفت: با این اقدام در گام اول براي بین المللی شدن پردیس فارابی دانشگاه تهران، تمام دانشجویان دانشگاه هاي جهان

 
اسلام با رزومه علمی اساتید این دانشگاه آشنا می شوند. 

رئیس پردیس فارابی دانشگاه تهران، کارآفرینی را از دیگر راهبردهاي این دانشگاه دانست و گفت: تاکنون چهار جشنواره ایده تا بازار

 
برگزارشده و به برگزیدگان این جشنواره با استفاده از وام هاي صندوق امید تسهیلات مناسبی ارائه می شود. 

وي بابیان اینکه 12 طرح مهم اقتصادي و کارآفرینی توسط این دانشگاه حمایت شده است، ادامه داد: با استفاده از تسهیلات صندوق
امید، به طرح هاي نو و بدیع که منجر به اشتغال زایی در روستاها شود 500 میلیون و در حوزه شهري تا 250 میلیون تومان

 
تسهیلات ارائه می شود. 

رئیس پردیس فارابی دانشگاه تهران توجه به ایجاد رشته هاي بین رشته اي را موردتوجه قرار داد و گفت: رشته «قرآن پژوهشی
رایانشی» و همچنین رشته دکتراي «فقه و حقوق اقتصادي» ازجمله رشته هاي میان رشته است که توسط این دانشگاه پیشنهادشده

 
و در حال طی کردن مراحل تصویب است. 

محمدرضایی با اشاره به تلاش براي توسعه رشته هاي این دانشگاه گفت: بسیاري از گرایش هاي رشته حقوق و مدیریت در کشور

 
ازجمله ابداعات این دانشگاه است و توسعه رشته هاي این دانشگاه نیز بر اساس اولویت ها و نیازهاي کشور برنامه ریزي می شود. 

وي بابیان اینکه تاکنون بیش از 10 هزار دانشجو در آموزش هاي مجازي از این دانشگاه فارغ التحصیل شده اند که این موضوع از
ظرفیت هاي این دانشگاه بوده است گفت: در سال تحصیلی جدید 2 هزار دانشجوي جدیدالورود در رشته هاي مجازي پذیرش شده

 
اند که آمار قابل توجهی است. 

رئیس پردیس فارابی دانشگاه تهران ادامه داد: با شیوع کرونا و برگزاري مجازي کلاس هاي این دانشگاه هم اکنون حدود یک هزار

 
کلاس درس به صورت برخط و هفتگی برگزار می شود. 

محمدرضایی بیان کرد: با توجه به ظرفیت هاي آموزش مجازي پردیس فارابی دانشگاه تهران امیدواریم جذب دانشجویان بین المللی

 
در این دانشگاه نیز به صورت مجازي محقق شود. 

وي ادامه داد: به زودي دفتر اولین انجمن سواد رسانه اي در پردیس فارابی دانشگاه تهران افتتاح می شود ضمن اینکه هم اکنون رشته

 
مدیریت رسانه در دانشکده مدیریت این دانشگاه تدریس می شود. 

رئیس پردیس فارابی دانشگاه تهران، توسعه فعالیت هاي اجتماعی این دانشگاه را مورد اشاره قرار داد و گفت: ایجاد مراکز مشاوره اي
به عنوان یکی از فعالیت هاي اجتماعی دانشگاه در دستور کار است و به زودي نخستین مرکز مشاوره اي دانشگاهی در قم افتتاح می

 
شود. 

پردیس فارابی دانشگاه تهران در تاریخ 21 مهرماه  1349 در شهر قم تأسیس شد و به عنوان کهن ترین مرکز آموزش عالی استان به
شمار می رود. این مجموعه دانشگاهی تاکنون چند بار تغییر نام داده است. پردیس فارابی نخست بانام «مدرسه عالی امور قضایی و
اداري»، در خیابان ایستگاه آغاز به کار کرد و از سال 1353 در محل فعلی مستقر گردید.در سال 1392 به منظور ارج نهادن به مقام



والاي فارابی، اندیشمند مسلمان و برجسته ایرانی و حفظ و پاسداري از میراث ملی و معنوي ایران، این مجموعه به نام این فیلسوف

 
نامور آراسته شد. 

 
منبع : ایرنا 

قم پرس منتظر دریافت اخبار و پیام هاي هموطنان عزیز می باشد.



نکوداشت پنجاهمین سال تاسیس پردیس فارابی در قم برگزار می شود

منبع: قم پرسشماره خبر:  161  |  تاریخ: 1399/08/26

سیدسعیدرضا منتظري روز دوشنبه در گفت و گو با خبرنگاران، با بیان اینکه پردیس فارابی دانشگاه تهران، قدیمی ترین و
معتبرترین دانشگاه قم است ، افزود: تا کنون ظرفیت هاي و جایگاه علمی این دانشگاه در سطح استان به خوبی معرفی نشده

است. وي اظهار داشت:...

سیدسعیدرضا منتظري روز دوشنبه در گفت و گو با خبرنگاران، با بیان اینکه پردیس فارابی دانشگاه تهران، قدیمی ترین و

 
معتبرترین دانشگاه قم است ، افزود: تا کنون ظرفیت هاي و جایگاه علمی این دانشگاه در سطح استان به خوبی معرفی نشده است. 

وي اظهار داشت: پردیس فارابی داراي چهار دانشکده مدیریت، حقوق، الهیات و مهندسی است که هر یک از این دانشکده ها به دلیل

 
ظرفیت هاي عظیم علمی از جمله افتخارهاي کشور محسوب می شوند. 

وي با بیان اینکه این دانشگاه در برخی رشته ها به ویژه مدیریت حرف اول را در کشور می زند، اظهار داشت: پراستنادترین استادان
کشور در رشته مدیریت در این دانشگاه مشغول فعالیت علمی هستند و این موضوع موجب جذب نخبه هاي علمی کشور به این

 
دانشگاه شده است. 

دبیر اجرایی آئین نکوداشت پنجاهمین سال تاسیس دانشگاه پردیس فارابی دانشگاه تهران گفت: دانشکده حقوق دانشگاه پردیس
فارابی به عنوان قدیمی ترین دانشکده این دانشگاه از جمله مراکز علمی است که مبدع بسیاري از گرایش ها و مباحث علمی حقوق در

 
سطح کشور بوده است. 

وي ادامه داد: آئین نکوداشت پنجاهمین سال تاسیس دانشگاه پردیس فارابی دانشگاه تهران در بهمن ماه امسال برنامه ریزي شده

 
است که با توجه به شیوع کرونا هنوز در مورد حضوري و یا مجازي برگزار کردن این آئین تصمیم گیري نشده است. 

منتظري افزود: 50 سال است که آموزش عالی به صورت سیستماتیک در بالاترین سطح آن در قم مشغول فعالیت است که این

 
پشتوانه تاریخی از جمله افتخارهاي این استان است. 

وي ادامه داد: استفاده از ظرفیت فارغ التحصیلان این دانشگاه، معرفی ظرفیت هاي پردیس براي استفاده در طرح هاي عمرانی مختلف
استان، حل مشکلات استان با انجام پروژه هاي مشترك با پشتوانه دانشگاه تهران و همچنین تقویت ظرفیت بین المللی استان از جمله

 
اهدف برگزاري این نکوداشت است. 

منتظري افزود: تهیه فیلم مستند از فعالیت 50 ساله علمی پردیس فارابی، طراحی لوگو، پرچم و وب سایت نکوداشت، رونمایی از تمبر
یادبود پردیس فارابی دانشگاه تهران، رونمایی از سردیس دکتر محمدحسین ضیایی بیدگلی از جمله افتخارات حقوق کشور و از جمله
عناصر اصلی شکل گیري این دانشگاه و همچنین برگزاري جشنواره هاي مختلف علمی، فرهنگی و هنري از جمله برنامه هاي این

 
نکوداشت است. 



وي ادامه داد: طرح گسترش سایت دوم پردیس با قدرت در دستور کار است تا در بهمن ماه و زمان برگزاري این نکوداشت بخشی از

 
این طرح ها به بهره برداري برسانیم. 

وي گفت: تجلیل از خانواده شهداي پردیس، تجلیل از رئیسان پردیس فارابی دانشگاه تهران از جمله برنامه هاي نکوداشت پنجاهمین

 
سال تاسیس پردیس فارابی دانشگاه تهران است. 

معاون دانشجویی و فرهنگی پردیس فارابی دانشگاه تهران در ادامه با اشاره به فعالیت هاي بنیاد حامیان این دانشگاه گفت: بنیاد
حامیان دانشگاه به همراه خیرین استان، با شیوع کرونا بیش از 150 میلیون تومان کمک نقدي و بهداشتی به دانشگاه علوم پزشکی

 
قم ارائه داده است. 

وي گفت: بنیاد حامیان دانشگاه تهران به عنوان بزرگترین موسسه هاي خیریه سطح ایران تلاش کرده است تا مشکل هاي دانشجویان

 
را در کشور دنبال و برطرف کند که در این راستا بنیاد حامیان پردیس فارابی نیز اقدام هاي گسترده اي در قم انجام داده است. 

منتظري، ایجاد وحدت عملی میان حوزه و دانشگاه را از جمله دیگر اهداف و برنامه هاي این دانشگاه در قم دانست و اظهار داشت:
همایش هاي مختلفی سالانه در حوزه مدیریت، کارآفرینی و بازاریابی و حوزه اقتصاد در سطح پردیس فارابی دانشگاه تهران به منظور

 
ارائه راه کارهاي علمی در این زمینه ها برگزار می شود. 

وي با بیان اینکه سالانه 6 تا هفت همایش بزرگ ملی و بین المللی در پردیس فارابی دانشگاه تهران برگزار می شود گفت: «چالش
کرونا و زندگی مومنانه» عنوان همایشی است که به صورت هفتگی و در طی هشت ماه با حضور سخنرانان ملی و بین المللی در این

 
پردیس برگزار شد. 

معاون دانشجویی و فرهنگی پردیس فارابی دانشگاه تهران گفت: 97 درصد کلاس هاي این دانشگاه با شیوع کرونا از همان هفته اول از

 
طریق فضاي مجازي و برخط برگزار شد که این مهم به واسطه وجود مرکز آموزش هاي الکترونیکی قوي در این دانشگاه بوده است. 

رئیس پردیس فارابی دانشگاه تهران اظهار داشت: با توجه به رتبه دانشگاه تهران در رتبه بندي هاي جهانی ظرفیت جذب دانشجویان

 
مستعد و نخبه در این دانشگاه و به تبع آن پردیس فارابی وجود دارد. 

منتظري، با تاکید بر اینکه این دانشگاه توان حل بسیاري از مشکلات استان را دارد، ادامه داد: پردیس فارابی دانشگاه تهران با ظرفیت
علمی و پشتوانه دانشگاه تهران این ظرفیت را دارد تا مشکلات استان را مرتفع کند و این دانشگاه در این راستا آماده همکاري با تمام

 
نهادهاي دولتی و صنعتی قم است. 

پردیس فارابی دانشگاه تهران در تاریخ 21 مهرماه  1349  در شهر قم تأسیس شد و به عنوان کهن ترین مرکز آموزش عالی این استان
به شمار می رود. این مجموعه دانشگاهی تاکنون چند بار تغییر نام داده است. پردیس فارابی نخست با نام «مدرسه عالی امور قضائی و
اداري»، در خیابان ایستگاه آغاز به کار کرد و از سال 1353 در محل فعلی مستقر گردید.در سال 1392 به منظور ارج نهادن به مقام
والاي فارابی، اندیشمند مسلمان و برجسته ایرانی و حفظ و پاسداري از میراث ملی و معنوي ایران، این مجموعه به نام این فیلسوف

 
نامور آراسته شد. 

 
منبع : ایرنا 



قم پرس منتظر دریافت اخبار و پیام هاي هموطنان عزیز می باشد.



کارکنان بنیاد قزوین با تمام توان در خدمت ایثارگران هستند

منبع: شهید نیوزشماره خبر:  162  |  تاریخ: 1399/08/26

به گزارش شهید نیوز به نقل از «ایثار»، غلامرضا حقایق پور در نشست شوراي معاونان با اشاره به سفر هفته گذشته مهندس
سعید اوحدي معاون رییس جمهور و رییس بنیاد کشور به قزوین، گفت: امضاي دو تفاهم نامه جهت تامین زمین براي ساخت مسکن
و ساماندهی اشتغال و کارآفرینی ایثارگران از اقدامات مهم صورت گرفته در این سفر بود که باید کارکنان بنیاد براي تحقق مفاد آنها

 
پیگیري هاي لازم را انجام دهند. 

وي به خدمات بنیاد اشاره کرد و افزود: اعتقاد و باور قلبی ما این است که بیان خدمات ارایه شده به جامعه ایثارگران در مجامع

 
عمومی ضرورتی ندارد چرا که این خدمات هرگز قابل مقایسه با ایثار و خدمات آنان به کشور و نظام نیست. 

حقایق پور با قدردانی از زحمات کارکنان بنیاد گفت: در شرایط جنگ نابرابر اقتصادي و تحریم هاي ظالمانه فعلی که با منابع محدود
مواجه هستیم، کارکنان بنیاد قزوین با تمام توان در خدمت ایثارگران عزیز هستند و کسب رتبه دستگاه اجرایی برتر استان طی چهار

سال متوالی و دستگاه برتر کشور در رضایتمندي مراجعان در سال گذشته، موید این مطلب است.



انتقاد معاون استاندار تهران از عملکرد پست بانک؛ عدم همراهی پست بانک در

جذب اعتبارات روستا عشایري مصداق بارز ترك فعل است

منبع: استانداري تهرانشماره خبر:  163  |  تاریخ: 1399/08/26

معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار تهران با انتقاد از عملکرد پست بانک گفت: عدم همراهی پست بانک در جذب
اعتبارات روستا عشایري مصداق بارز ترك فعل است.

انتقاد معاون استاندار تهران از عملکرد پست بانک؛ عدم
همراهی پست بانک در جذب اعتبارات روستا عشایري

 
مصداق بارز ترك فعل است 

معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار تهران با انتقاد از
عملکرد پست بانک گفت: عدم همراهی پست بانک در
جذب اعتبارات روستا عشایري مصداق بارز ترك فعل است.
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی استاتداري تهران، حشمت

االله عسگري در جلسه کارگروه اشتغال استان تهران با اشاره به تسهیلات تخصصی روستا عشایري اظهار داشت: 3 هزار و 806 میلیارد
ریال سهم استان تهران با درصد پرداخت کامل و تعهد اقساطی با احتساب مرحله پنجم از کل اعتبار ابلاغی تسهیلات روستا عشایري

 
می باشد که تاکنون حدود 3 هزار میلیارد ریال یعنی 79 درصد آن جذب شده است. 

وي با انتقاد از عدم جذب تسهیلات روستا عشایري در بانک ها تاکید کرد: عملکرد 43 درصدي پست بانک در پرداخت این تسهیلات
قابل قبول نیست و اهمال بانک و طولانی شدن پروسه پرداخت تسهیلات جاي انتقاد بسیار دارد؛ چراکه عدم همراهی پست بانک در

 
جذب اعتبارات روستا عشایري مصداق بارز ترك فعل است و حتما به لحاظ حقوقی و قضایی این موضوع پیگیري می شود. 

معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار تهران با اشاره به لزوم تعیین تکلیف طرح هاي روستا عشایري افزود: عملکرد بانک توسعه

 
تعاون در پرداخت تسهیلات روستا عشایري 70 درصد، صندوق کارآفرینی امید 72 درصد و بانک کشاورزي 106 درصد می باشد. 

عسگري سپس عنوان کرد: میزان اعتبار مصوب مشاغل خانگی دو بانک رفاه کارگران و توسعه تعامل از محل اعتبار سال 99، هر کدام
43 میلیارد یعنی در مجموع 86 میلیارد ریال می باشد که 63 طرح مربوط به بانک رفاه و 125 طرح مربوط به بانک توسعه تعاون

 
است که بایستی به سرعت تسهیلات به طرح هاي معرفی شده پرداخت شود. 

 
انتهاي پیام/ 

خبرنگار: راحله جمعه زاده



مشارکت صندوق اشتغال و کارآفرینی ایثارگران و مرکز دانش پژوهان شاهد و

ایثارگر در فراخوان طرح استارت آپ ها

شماره خبر:  164  |  تاریخ: 1399/08/26
منبع: بنیاد شهید و امور

ایثارگران

صندوق اشتغال و کارآفرینی ایثارگران با توجه به رویکردهاي اساسی خود جهت حمایت از کارآفرینان ایثارگر بویژه سرآمدان
و نخبگان و فراهم کردن زمینه بهره مندي آنان از تسهیلات، در انجام فراخوان طرح استارتاپ ها مشارکت کرد.



برگزاري جلسه مشترك رؤساي سازمان بسیج و کمیته امداد در جهت

توانمندسازي محرومین

منبع: خبرگزاري دفاع مقدسشماره خبر:  165  |  تاریخ: 1399/08/26

به گزارش گروه اجتماعی دفاع پرس، جلسه ویدئوکنفرانس
گزارش مرحله اول عملکرد تفاهم نامه مشترك کمیته
امداد امام خمینی (ره) با سازمان بسیج مستضعفین در
راستاي ایجاد اشتغال پایدار و توانمندسازي محرومین در
شش استان به صورت پایلوت (مازندران، گیلان، چهارمحال
و بختیاري، خراسان جنوبی، کرمان و آذربایجان شرقی) با
حضور رؤساي کمیته امداد امام خمینی (ره) و سازمان

 
بسیج مستضعفین برگزار شد. 

سردار سلیمانی رئیس سازمان بسیج مستضعفین در این جلسه با اشاره به اینکه بسیج و کمیته امداد امام خمینی (ره) دو اداره نبوده و
بلکه دو نهاد انقلابی هستند، اظهار داشت: رهبري توصیه فرمودند با یکدیگر هم افزایی و تعامل داشته باشیم و این کار بزرگ را با

 
هدف تحقق اهدف بیانیه گام دوم انقلاب اسلامی که همان تحقق دولت اسلامی و تمدن سازي است، انجام می دهیم. 

وي با بیان اینکه تحقق دولت اسلامی در بعد اقتصاد زیرمجموعه نظریه اقتصاد مقاومتی است، افزود: مهمترین فصل این موضوع
اشتغال مولد است که براي اینکه این کار جامعه عمل به خود بگیرد، باید به صورت مرتب نظارت و گزارش گیري لازم را از استان ها

 
داشته باشیم. 

رئیس سازمان بسیج مستضعفین عنوان کرد: لازم است تیم هاي مشترکی از سپاه و کمیته امداد امام خمینی (ره) به صورت میدانی بر

 
روند کار نظارت کنند و همه ظرفیت هاي استان را براي تحقق این کار مهم پاي کار بیاورند. 

سردار سلیمانی با اعلام اینکه این طرح جزو اولویت هاي ما در سازمان بسیج مستضعفین و کمیته امداد امام خمینی (ره) خواهد بود،

 
گفت: بهترین کار این است که خود خانواده توانمند شده و اشتغال داشته باشد. 

در ادامه این جلسه، «سیدمرتضی بختیاري» رئیس کمیته امداد امام خمینی (ره) با تقدیر از برگزاري جلسه ویدئوکنفرانس توسط
سازمان بسیج مستضعفین و زحمات بسیج سازندگی و معاونت اشتغال و خودکفایی کمیته امداد امام خمینی (ره) عنوان کرد: پیش
بینی می شود با همت دوستان در سپاه، کمیته امداد امام خمینی (ره)، ستاد اجرایی فرمان حضرت امام (ره)، بنیاد مستضعفان،

 
آستان قدس رضوي و بسیج مستضعفین در سال جاري، بیش از 700 هزار شغل ایجاد خواهد شد. 

وي با اشاره به تأکید رهبر معظم انقلاب اسلامی در اثر بخشی عملی این اقدامات، ادامه داد: به نظر می رسد که این اقدام که با محور

 
اقتصاد مقاومتی در استان هاي پایلوت در حال انجام است، قطعاً در کشور می تواند حرکت بزرگی را به وجود بیاورد. 



بختیاري در ادامه تأکید کرد: خواسته رهبر انقلاب این است که ما چشم به بیرون نداشته باشیم و از ظرفیت هاي بسیار زیاد داخلی
بهره ببریم که می توانم بگویم امروز همه نهاد هاي انقلابی این مهم را انجام داده و در صدد برطرف کردن مشکل اقتصاد کشور

 
هستند. 

رئیس کمیته امداد امام خمینی (ره) با اشاره به اینکه این کار جهاد فی سبیل االله است؛ گفت: اصل جهاد این است که انقلاب را از
بحران بیرون بیاوریم که امروز جهاد ما در سنگر تولید و اقتصاد مقاومتی و دفاع از اقتصاد است و به نظر می رسد طلیعه بارز و روشنی

 
را در پیش رو داریم و براي سال 1400 باید از همین امروز براي توسعه این کار هدف گذاري هاي لازم را انجام دهیم. 

وي با بیان اینکه می توانیم از خیّرین براي برنامه ها استفاده کنیم، گفت: یکی از راهبرد هاي اصلی کمیته امداد اشتغال خانگی است

 
و همچنین بر روي اشتغال روستایی نیز برنامه ریزي لازم را در جهت مهاجرت معکوس به روستا ها در دست اقدام قرار داده ایم. 

رئیس کمیته امداد امام خمینی (ره) در پایان یادآور شد: بسیجیان عزیز و کمیته امداد امام خمینی (ره) می توانند یاران خوبی براي

 
تحقق فرمایش مقام معظم رهبري در حوزه اقتصاد مقاومتی باشند و می توانیم با تفکر و روحیه جهادي گزارش اقدامات را ارائه دهیم. 

 
بر اساس این گزارش، مرحله دوم این تفاهم نامه مشترك در هفته بسیج و با مشارکت شش استان دیگر اجرایی خواهد شد. 

انتهاي پیام/ 241



مقدمات ثبت خلخال به عنوان شهر ملی جاجیم آغاز شد

منبع: میراث آریاشماره خبر:  166  |  تاریخ: 1399/08/26

به گزارش میراث آریا به نقل از روابط عمومی اداره کل میراث فرهنگی،
گردشگري و صنایع دستی استان اردبیل، نادر فلاحی ظهر امروز، 26
آبان ماه اظهار کرد: «استان اردبیل ظرفیت هاي بی نظیري در حوزه
صنایع دستی دارد، به طوري که کیفیت و اصالت صنایع دستی استان به
ویژه در رشته هاي بافته هاي داري در جهان بی نظیر است که با توجه
به این اهمیت وظرفیت، رویکرد اداره کل ثبت ملی و جهانی این آثار

 
است.» 

او افزود: «در این راستا سال گذشته موفق شدیم نشان جغرافیایی بین المللی را براي ورنی مغان اخذ کنیم و امسال نیز فرایند ثبت
ملی شهر اصلاندوز به عنوان شهر ملی ورنی و شهر عنبران به عنوان شهر ملی گلیم را در دستور کار قرار دادیم که با همکاري

 
مسئولان و نمایندگان استاندر مجلس شوراي اسلامی این فرایند در مرحله نهایی خود قرار دارد و به زودي ابلاغ خواهد شد.» 

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان اردبیل ادامه داد: «با توجه به رویکرد این اداره کل در راستاي توسعه
متوازن استان، مقدمات ثبت شهر خلخال به عنوان شهر ملی جاجیم را نیز آغاز کردیم و امیدواریم به زودي شاهد نهایی شدن این

 
مهم باشیم.» 

فلاحی بیان کرد: «ثبت خلخال به عنوان شهر ملی جاجیم باعث خواهد شد تا علاوه بر حفظ و احیاي این دل بافته اصیل مردمان

 
استان، شاهد تحقق جهش تولید و توسعه اقتصادي به ویژه در مناطق روستایی این شهرستان باشیم.» 

او گفت: «براي تحقق اهداف تعیین شده در این حوزه، ساماندهی اساتید مجرب جاجیم بافی در شهرستان آغاز شده تا با کمک این

 
افراد آموزش بافت جاجیم در روستاها و مناطق محروم این شهرستان افزایش یابد.» 

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان اردبیل اضافه کرد: «مرکز نمایشگاهی فروشگاه صنایع دستی خلخال را نیز
در اختیار بخش خصوصی فعال این حوزه قرار دادیم که با این اقدام اشتغال بیش از 200 نفري در این مرکز ایجاد شده است.»



موافقت با اجراي 5 طرح گردشگري در شهرستان رامیان

منبع: میراث آریاشماره خبر:  167  |  تاریخ: 1399/08/26

به گزارش میراث آریا به نقل از روابط عمومی اداره کل
میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی گلستان،
علیرضا حصارنوي روز یکشنبه 25 آبان ماه 99 ضمن تأکید
بر تسهیل فرآیند سرمایه گذاري و حمایت از سرمایه
گذاران حوزه گردشگري توسط دستگاه هاي اجرایی مرتبط
در این شهرستان، گفت: «رامیان با برخورداري از طبیعت
بی نظیر، آثار تاریخی ارزشمند و صنایع دستی فاخر،
ظرفیت هاي بی شماري براي جذب سرمایه گذاران دارد
که نیازمند توجه بیش از پیش دستگاه هاي اجرایی به

 
حمایت از ورود سرمایه به این حوزه ها است.» 

او با اشاره به این که طرح هاي سرمایه گذاري در حوزه گردشگري طبق قوانین مصوب در شیوه نامه ها و دستورالعمل هاي ابلاغی
وزارتخانه در کمیسیون فنی برنامه ریزي و سرمایه گذاري استان بررسی و مورد تصویب قرار می گیرد، افزود: «پنج طرح گردشگري در

 
رامیان با حجم سرمایه گذاري 180 میلیارد و 670 میلیون ریال تصویب شد.» 

رئیس اداره میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی رامیان اظهار کرد: «این طرح ها شامل سه اقامتگاه بوم گردي، یک هتل

 
آپارتمان و یک مجتمع گردشگري است که با اجراي آن ها زمینه اشتغال 40 نفر در سطح شهرستان فراهم می شود.».» 

او گفت: «با توجه به رویکرد اداره کل استان در توسعه پایدار گردشگري، راه اندازي تأسیسات گردشگري با هدف ایجاد اشتغال ،
تقویت زیرساخت هاي اقامتی و پذیرایی و رونق اقتصادي جوامع محلی در اولویت قرار دارد.»



صدور 7 موافقت اصولی تأسیسات گردشگري در گیلان

منبع: میراث آریاشماره خبر:  168  |  تاریخ: 1399/08/26

به گزارش میراث آریا به نقل از روابط عمومی اداره کل
میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی گیلان، رضا
حسن پور معاون برنامه ریزي و سرمایه گذاري استان روز
26 آبان ماه در این جلسه، گفت: «این استان از لحاظ آب و
هوایی طبیعت بکر و داشتن مکان هاي دیدنی و تاریخی، از
جمله استان هایی است که پتانسیل فراوانی براي توسعه

 
صنعت گردشگري دارد.» 

او با اشاره به صدور هفت موافقت نامه اصولی احداث
تأسیسات گردشگري در استان، عنوان کرد: «این طرح ها شامل یک هتل، دو مجتمع، یک واحد پذیرایی و سه اقامتگاه بوم گردي

 
است که با اجراي این طرح ها براي 120 نفر به صورت مستقیم ایجاد اشتغال می شود.» 

حسن پور بیان کرد: « معاونت برنامه ریزي و سرمایه گذاري استان به منظور تسریع در انجام امور سرمایه گذاران نسبت به برگزاري
هفتگی کمیته فنی اقدام کرده است و براي رونق اقتصادي استان و ایجاد اشتغال پایدار، برنامه ریزي لازم در راستاي توسعه

گردشگري و اجراي طرح هاي مناسب در دستور کار اداره کل قرار گرفته است.»



دستگاه هاي اجرایی بیله سوار ملزم به همکاري براي رونق گردشگري

کشاورزي هستند

منبع: میراث آریاشماره خبر:  169  |  تاریخ: 1399/08/26

به گزارش میراث آریا به نقل از روابط عمومی اداره کل
میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان اردبیل،
حسن قبادي صبح امروز، 26 آبان ماه در جلسه ستاد
تسهیل و رفع موانع تولید شهرستان بیله سوار اظهار کرد:
«در راستاي رونق صنعت گردشگري از سرمایه گذاري در
حوزه گردشگري کشاورزي در شهرستان بیله سوار حمایت

 
می کنیم.» 

او تصریح کرد: «ادارات مرتبط در این حوزه باید همکاري
جدي در راستاي عملیاتی کردن طرح توسعه گردشگري کشاورزي با سرمایه گذار را داشته باشند تا بتوانیم به اهداف تعیین شده در

 
این حوزه دست یابیم.» 

فرماندار شهرستان بیله سوار افزود: «بهره مندي از ظرفیت مزارع و زمین هاي کشاورزي در صنعت گردشگري با هدف آشنایی
گردشگران با روند کاشت و برداشت محصولات با تاکید بر حفظ ظرفیت تولید در مزارع و نیز قرار گرفتن در گروه جاذبه هاي

 
گردشگري، فرصتی ویژه و زنجیره اي از اشتغال و کارآفرینی را به همراه خواهد داشت.» 

قبادي با اشاره به ثمرات اجراي این طرح براي مردم منطقه و به ویژه کشاورزان و ساکنان روستاهاي منطقه بیان کرد: «با شکل گیري

 
خدمات مورد نیاز گردشگران فرصت ویژه درآمدزایی براي کشاورزان و جامعه بومی فراهم خواهد آمد.» 

فرنام حامد رئیس میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی بیله سوار نیز از برنامه ریزي براي حمایت از سرمایه گذاري در
گردشگري کشاورزي خبر داد و گفت: «معرفی ظرفیت ها، ایجاد اشتغال، توسعه گردشگري روستایی و بومگردي از برنامه هاي این

اداره در شهرستان است.»



شرایط اشتغالزایی در کرمانشاه چگونه ارتقاء می یابد؟

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  170  |  تاریخ: 1399/08/26

رئیس دانشگاه رازي کرمانشاه گفت: اگر به اقتصاد دانش بنیان بیشتر توجه شود، شرایط اشتغالزایی استان ارتقاء پیدا می کند.

به گزارش گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از
کرمانشاه؛ محمدابراهیم اعلمی آل آقا رئیس دانشگاه رازي
کرمانشاه از تلاش براي راه اندازي کرسی کارآفرینی در
دانشگاه رازي خبر داد و گفت : راه اندازي کرسی
کارآفرینی بنا به پیشنهادي است که اخیرا از سوي مدیرکل
تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان به دانشگاه داده شده که

 
ما نیز اجراي آن را در دستور کار قرار داده ایم. 

او گفت : هرچند دانشگاه رازي در حال حاضر در زمینه بهبود فضاي کارآفرینی فعالیت هایی دارد، اما امیدواریم با راه اندازي کرسی

 
کارآفرینی بتوانیم نقش فعالانه تري در این زمینه داشته باشیم. 

رئیس دانشگاه رازي بااشاره به جایگاه کارآفرینی در بهبود وضعیت اشتغال، افزود: باید بتوانیم بگونه اي اکوسیستم کارآفرینی را در

 
استان تقویت کنیم که به جاي اینکه در صدر بیکاري کشور باشیم، در صدر کارآفرینی کشور قرار بگیریم. 

او با بیان اینکه اتکاء به اقتصاد دانش بنیان می تواند این هدف را محقق کند، افزود: اگر به اقتصاد دانش بنیان توجه بیشتري شود،

 
شرایط اشتغالزایی استان ارتقاء پیدا خواهد کرد. 

کارآفرینی گفتمان غالب دانشگاه هاي ایران نیست فرزاد ویسی معاون پژوهشی دانشگاه رازي ورود ادبیات کارآفرینی به دانشگاه هاي
دنیا را از حدود 50 سال پیش و دانشگاه هاي ایران را از سال 1380 دانست و گفت: هرچند که از اوایل دهه 80 تاکنون در دانشگاه
هاي ایران ارائه دروس و طرح توسعه کارآفرینی پیگیري شد، اما واقعیت این است که تا چندسال پیش کارچندانی در این حوزه انجام

 
نگرفت. 

او گفت: تنها از حدود پنج، شش سال پیش واژه و موضوع کارآفرینی به گفتمان نسبتا رایج در دانشگاه هاي ایران تبدیل شد، اما هنوز

 
هم به گفتمان غالب تبدیل نشده است. 

معاون پژوهشی دانشگاه رازي افزود: تا زمانی که کارآفرینی به گفتمان غالب در دانشگاه هاي ایران تبدیل نشود، نمی تواند در توسعه

 
منطقه اي اثر داشته باشد و از سوي دیگر کارآفرینی را باید با نگاه دانش بنیان در دانشگاه پیش ببریم. 

او به تعریف دانشگاه هاي نوین از دیدگاه سازمان یونسکو پرداخت و گفت: طبق تعریف جدید یونسکو، دانشگاه نوین، جایگاهی است



 
که در آن مهارت کارآفرینی به منظور بهبود قابلیت هاي فارغ التحصیلان جهت تبدیل شدن به کارآفرینان توسعه می یابد. 

 
ویسی ادامه داد: براین اساس ما موظف هستیم که دانش آموختگان را بگونه اي تربیت کنیم که به کارآفرینان خوبی تبدیل شوند. 

معاون پژوهشی دانشگاه رازي به رصد اشتغال دانش آموختگان دانشگاهی توسط وزارت علوم طی چندسال اخیر هم اشاره کرد و گفت:
هرچند تا چندسال پیش به رصد اشتغال دانش آموختگان دانشگاهی کمتر توجه می شد، اما در چندسال اخیر مورد توجه قرار گرفته

 
و دانشگاه رازي هم در این زمینه بخوبی ورود کرده است. 

او افزود: مرکز آموزش هاي مهارتی و مرکز مشاوره شغلی را نیز در دانشگاه به منظور کمک به کارآفرین شدن و اشتغال دانش
آموختگان راه اندازي کرده ایم .



172 میلیارد تومان تسهیلات به واحد هاي آسیب دیده از کرونا

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  171  |  تاریخ: 1399/08/26

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان کرمانشاه گفت : از زمان شیوع کرونا تاکنون 172 میلیارد تومان تسهیلات به واحد
هاي آسیب دیده از شیوع کرونا که کارکنان خود را اخراج نکرده اند، پرداخت کرده ایم.

به گزارش گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از
کرمانشاه؛ حسن عزیزي مدیرکل تعاون، کار و رفاه
اجتماعی استان کرمانشاه به تاثیرات شیوع بیماري کرونا بر
حوزه کارآفرینی دنیا و ایران پرداخت و گفت : براساس
مطالعات اقتصادي انجام گرفته، بیش از 70 درصد از
استارتاپ هاي دنیا مجبور شده اند قرارداد کارکنان تمام

 
وقت خود را بخاطر کرونا لغو کنند. 

او گفت : در این مدت، بسیاري از کارآفرینان دنیا طوري خط مشی خود را تغییر داده اند که نیاز هاي جدید در حوزه خدمات و کالا

 
ها را که در زمان شیوع بیماري کرونا موضوعیت پیدا کرده، ارائه دهند. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی کرمانشاه افزود: بعلاوه شیوع این بیماري و تاثیراتی که بر شغل هاي مختلف داشته، باعث خواهد

 
شد تا در آینده روي انتخاب شغل کارجویان و ورود آن ها به حوزه هاي گوناگون کارآفرینی اثرگذار باشد. 

او به تاثیرات شیوع کرونا بر کسب و کار هاي حوزه دیجیتال اشاره کرد و افزود: همه گیري کرونا موجب تسریع در دیجیتالی شدن

 
همه عرصه ها شده و همین امر حفظ کسب و کار هاي این حوزه را در بحران کرونا به دنبال داشته است. 

عزیزي به پیامد هاي منفی کرونا بر برخی فضا هاي کسب و کار و کارآفرینی هم پرداخت و ادامه داد: شیوع این بیماري باعث شده تا
صنعت حمل و نقل حدود 60 درصد از مشتریان خود را از دست بدهد. تقاضا براي عرضه غذا هم در این مدت حدود 30 درصد نسبت

 
به قبل کاهش داشته است. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان از رشد برخی کسب و کار ها در این مدت هم خبرداد و افزود: کسب و کار هاي اینترنتی و
بویژه طراحان اپلیکیشن هاي موبایل، فعالان بخش کالا هاي بهداشتی و شوینده ها و کالا هاي حفاظت فردي در این مدت رشد خوبی

 
داشته اند. 

او به مطالعات انجام شده درخصوص رویکرد هاي اقتصادي ایران در مواجهه به با کرونا اشاره کرد و گفت: پیش بینی می شود امسال

 
20 درصد ازحجم فعالیت هاي اقتصادي ایران به دلیل کرونا کاهش یابد. 

این مسئول افزود: البته دولت در این مدت از برخی از واحد ها و کسب و کار هاي کوچک به شکل هاي مختلفی همچون بخشودگی



مالیات برارزش افزوده، تعویق در پرداخت انواع هزینه هاي آب و برق و ..، پرداخت وام هاي کم بهره براي واحد هایی که کارکنان خود

 
را اخراج نکرده اند و پرداخت بیمه بیکاري براي کارکنانی که اخراج شده اند، حمایت کرده است. 

عزیزي ادامه داد: در طول چندماه گذشته در استان کرمانشاه حدود 172 میلیارد تومان وام با نرخ ترجیحی و با تنفس چندماهه به

 
کسب و کار هایی که نیرو هاي خود را اخراج نکرده اند، پرداخت کرده ایم. 

او درخصوص پرداخت بیمه بیکاري به افرادي که به دلیل کرونا از کار بیکار شده اند گفت: در مقایسه با مشابه پارسال تعداد افرادي

 
که حق بیمه بیکاري دریافت می کنند در استان افزایش یافته شده است. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی افزود: هم اکنون در استان حدود 10 هزار نفر داریم که مستمري بیمه بیکار به آن ها پرداخت می
شود .



اقدامات بسیج براي مهار گرانی ها به روایت سردار سلیمانی

منبع: تیکشماره خبر:  172  |  تاریخ: 1399/08/26

فارس نوشت: رئیس سازمان بسیج مستضعفین درباره کمک بسیج به مهار گرانی ها گفت: براي کمک به شبکه نظارتی
سازمان حمایت مصرف کنندگان 2500 همیار نظارت معرفی کردیم.

فارس نوشت: رئیس سازمان بسیج مستضعفین درباره کمک بسیج به مهار گرانی ها گفت: براي کمک به شبکه نظارتی سازمان

 
حمایت مصرف کنندگان 2500 همیار نظارت معرفی کردیم. 

سردار غلامرضا سلیمانی رئیس سازمان بسیج مستضعفین صبح
امروز (دوشنبه 27 آبان) در نشست خبري به مناسبت هفته
بسیج، اظهار داشت: چهل و یک سال از عمر شجره طیبه بسیج
می گذرد و این تشکیلات مردمی که در کره خاکی زمین تنها
ملت ایران این افتخار را دارد چنین تشکیلاتی را ایجاد کرده
باشد، در مشکلات بزرگ به میدان آمده تا با تمام تلاش خود و

 
کمک مردممان تهدیدات را به فرصت تبدیل کند. 

وي با اشاره به همزمانی هفته بسیج امسال با شرایط شیوع ویروس کرونا و نقش آفرینی بسیج در مقابله با آن، اظهار داشت: بسیج در
دوران مقابله با کرونا رکوردهاي بسیار خوبی را بر جاي گذاشت و با نظارت وزارت بهداشت بیش از 70 میلیون نفر را غربالگري کند و
یا در زمینه تولید ماسک که در روزهاي اول مشکلاتی داشتیم، بسیج با تولید بیش از 17 میلیون ماسک در روز در کارگاه هاي

 
مختلف در کشور این مشکل را مرتفع کرد. 

سردار سلیمانی با اشاره به نهضت کمک مومنانه و مواسات در ایام شیوع ویروس کرونا، ادامه داد: در چهار مرحله نهضت کمک مومنانه
بیش از 10 میلیون و 150 هزار بسته معیشتی، بیش از 23 میلیون پرس غذاي گرم، 14 هزار جهیزیه و بیش از 5 میلیون و 336 هزار

 
بسته بهداشتی و ... توزیع شد. 

رئیس سازمان بسیج مستضعفین ادامه داد: در ادامه این نهضت، در 5 آذر هم 30 هزار جهیزیه را تقدیم زوج هاي جوان خواهیم کرد و

 
همچنین 500 هزار بسته معیشتی هم با رعایت کرامت افراد به نیازمندان تقدیم خواهد شد. 

وي با اشاره به آغاز طرح جدید بسیج براي مقابله با کرونا، گفت: براي اجراي طرح تکمیلی مقابله با کرونا با نظارت وزارت بهداشت و
درمان تفاهم نامه اي منعقد شده که مهمترین ویژگی آن محله محور بودن و خانه پایه بودن آن است و گروه هایی در محلات مستقر

 
خواهند شد که با پشتیبانی 55 هزار پایگاه مقاومت، شناسایی و غربالگري بیماران را در تمام مراحل انجام خواهد شد. 

سردار سلیمانی با بیان اینکه برنامه هاي هفته بسیج با رعایت کامل پروتکل ها برگزار خواهد شد و شعارمان نیز «بسیج، پیشرو
خدمت، امیدآفرین» خواهد بود، عنوان کرد: باید جهاد امیدآفرینی را در بین مردم تقویت کنیم. وضعیت ما وضعیت خوبی است،

 
مشکلاتی البته داریم که با سرپنجه ملت ایران و مسئولین قابل حل است. 



وي با اشاره به اینکه نهضت جهش تولید در بحث کشاورزي، دامپروري، نیروگاه هاي کوچک خورشیدي و موضوع اشتغال از دیگر
حوزه هایی است که توسط بسیج دنبال شده است، گفت: امسال در قالب تعاونی هاي مردمی بیش از 22 هزار تعاونی و صندوق را با
تسهیل گري بسیج راه اندازي کرده ایم که این صندوق ها یک میلیون عضو دارند. در ایجاد کارگاه هاي اقتصاد مقاومتی 1744 کارگاه

 
ایجاد شده و در راه اندازي بیش از 700 کارگاه هم تسهیل گري کرده ایم. 

رئیس سازمان بسیج مستضعفین با تاکید بر اینکه رشد خوبی را در گروه هاي جهادي داشته ایم به طوري که 42 هزار و 222 گروه
جهادي در اطلس گروه هاي جهادي سازمان بسیج ثبت شده است، عنوان کرد: امسال در مجموع 10238 پروژه محرومیت زدایی

 
برنامه ریزي کرده بودیم که تاکنون حدود 4900 پروژه آن تکمیل شده است. 

سردار سلیمانی درباره کمک بسیج به مهار گرانی ها تصریح کرد: براي کمک به شبکه نظارتی سازمان حمایت در ابتدا 2500 همیار
نظارت معرفی کردیم و بعد از آن نیز اعلام آمادگی کردیم که درخواست 4000 نفر همیار را دادند. در موضوع کشف انبارهاي احتکار
شده هم بسیج فعال بوده است و توانسته بسیاري از این انبارها را کشف کند. قرار شد کمکی هم به وزارت جهاد کشاورزي بکنیم که

 
در زمینه توزیع اقلام اساسی مورد نیاز مردم بسیج اعلام آمادگی کرده است. 

رییس سازمان بسیج در پاسخ به سوال خبرنگار دفاعی خبرگزاري فارس درباره تقویت گشت هاي محله محور گفت: با تاکید شوراي
امنیت کشور و پیگیري شوراي تامین استان ها گشت هاي محله محور رضویون بسیج فعال است و بسترهاي تقویتی براي آنها

 
اندیشیده شده است. 

وي افزود: با قوه قضاییه و نیروي انتظامی هم هماهنگی شده است و این گشت ها در حال انجام شده است و تقویت خواهند شد.



افتتاح اولین مرکز نیکوکاري تخصصی اشتغال و کارآفرینی استان اصفهان

منبع: مفتاح نیوزشماره خبر:  173  |  تاریخ: 1399/08/26

مدیرکل کمیته امداد اصفهان از افتتاح اولین مرکز نیکوکاري تخصصی اشتغال و کارآفرینی این نهاد در فولادشهر خبر داد.
نوشته افتتاح اولین مرکز نیکوکاري تخصصی اشتغال و کارآفرینی استان اصفهان اولین بار در مفتاح نیوز پدیدار شد.

افتتاح اولین مرکز نیکوکاري تخصصی اشتغال و کارآفرینی

 
استان اصفهان 

به گزارش مفتاح وبه نقل از  روابط عمومی و اطلاع رسانی
کمیته امداد، کریم زارع، مدیرکل کمیته امداد امام خمینی
(ره) استان اصفهان با تاکید بر اینکه گسترش مراکز
نیکوکاري تخصصی یکی از راهبردهاي این نهاد براي کمک
موثر به نیازمندان و توانمندسازي مددجویان است، گفت:
اولین مرکز نیکوکاري تخصصی اشتغال و کارآفرینی استان

 
در فولادشهر افتتاح شد. 

 
  

زارع ادامه داد: این مرکز که با نام «مهر ولایت» فعالیت خود را آغاز کرده به همت جمعی از خیران و کارآفرینان منطقه فولادشهر و

 
براي تمرکز بر اشتغال نیازمندان ایجاد شده است. 

 
  

وي در ادامه مراکز نیکوکاري را یکی از بازوهاي در حال گسترش کمیته امداد در زمینه ارائه خدمات به جامعه هدف، معرفی کرد و

 
گفت: مرکز نیکوکاري «مهر ولایت» سیصد و سی و سومین مرکز نیکوکاري است که در سطح استان مشغول فعالیت شده است. 

 
  

زارع یادآور شد:  پیشتر از این مراکز نیکوکاري «مداد رنگی» در زمینه تحصیل دانش آموزان و «ماهک» در زمینه تجهیزات پزشکی به

 
عنوان اولین مراکز تخصصی در نوع خود توسط کمیته امداد در استان اصفهان راه اندازي شده اند. 

 
  

وي همچنین گفت: راه اندازي مراکز نیکوکاري ویژه مسکن با نام «سرپناه» نیز در دست اقدام است و در آینده نزدیک شاهد ارائه

 
خدمات ویزه توسط آنها به مددجویان و نیازمندان اصفهانی خواهیم بود. 



 
  

مدیرکل کمیته امداد استان اصفهان تقویت و گسترش مراکز نیکوکاري اصناف را از دیگر برنامه هاي این نهاد اعلام کرد و گفت:
فعالان اقتصادي و اعضاي اصناف گوناگون، فعالیت هاي زیادي براي کمک به نیازمندان انجام می دهند که گسترش این مراکز می

تواند در جهت دهی به کمک هاي ارائه شده و افزایش اثر آنها بر بهبود زندگی نیازمندان، موثر باشد.



توجه به حل مشکلات عشایر استان ایلام ضروري است

منبع: تابناكشماره خبر:  174  |  تاریخ: 1399/08/26

 
توجه به حل مشکلات عشایر استان ایلام ضروري است 

نمایندگان مجلس دراستان ایلام گفت : در استان ایلام 9 هزار و 836 خانوار عشایري ایلام وجود دارد که نقش برجسته اي در

 
تولیدات ، اشتغال دارند از این رو میطلبد مشکلات عشایر استان ایلام مورد توجه قرار بگیرد. 

به گزارش تابناك ایلام ؛ بهزاد علیزاده وسارا فلاحی در دیدار با شاهپور علائی مقدم رئیس سازمان امور عشایر
ایران اظهار داشتند : تامین نهاده هاي دامی، اقلام دارویی دام علی الخصوص واکسن تب برفکی، تامین آب مورد نیاز عشایر و اصلاح

 
راه هاي عشایري از جمله موضوعات مهمی است که باید در استان ایلام مورد توجه قرار بگیرند. 

وي اظهار داشت : عشایر در استان ایلام نقش بسیار مهمی در تولید گوشت، شیر، فرآورده هاي شیري و لبنی و صنایع تبدیلی و

 
زراعی دارند وباید تلاش شود مشکلات این قشر زحمت کش مرتفع شود. 

رئیس مجمع نمایندگان استان ایلام بیان داشت : سالیانه جمعیت بالاي عشایر استانهاي همجوار به شهرستان دهلران کوچ می کنند

 
که مشکلاتی براي شهروندان و عشایر منطقه ایجاده کرده اند و باید در بلند مدت در این خصوص چاره اندیشی شود. 

علیزاده تصریح کرد : باید ساز و کاري فراهم شود که صادرات دام مازاد براي استانهاي مرزي فراهم شود تا زمینه قاچاق دام به حداقل

 
برسد. 

رئیس سازمان امور عشایر ایران گفت : در راستاي مشکلات و خواسته هاي مطرح شده از سوي مجمع نمایندگان استان ایلام در

 
مجلس شوراي اسلامی پیگیري لازم در دستور کار قرار خواهد گرفت. 

شاهپور علائی مقدم بیان داشت : سازمان امور عشایرباتوجه به وظیفه ذاتی خود قطعا در راستاي حل مشکلات عشایر تلاش خواهد

 
کرد. 

وي گفت : تخصیص جو یارانه اي وافزیش سهم استان ایلام برنامه ریزي شده است و در آینده نزدیک 1000تن جو یارانه اي بین

 
عشایر استان ایلام توزیع خواهد شد ./م 





دفتر انجمن سواد رسانه در پردیس فارابی دانشگاه تهران راه اندازي می شود

منبع: شفقناشماره خبر:  175  |  تاریخ: 1399/08/26

شفقنا- رئیس پردیس فارابی دانشگاه تهران گفت: دفتر انجمن سواد رسانه اي با هدف تقویت سواد رسانه اي دانشجویان
ایجاد می شود. به گزارش خبرنگار شفقناقم، دکتر علیرضا محمدرضایی در جمع خبرنگاران با اشاره به فعالیت نیم قرن

پردیس فارابی دانشگاه تهران تحت عناوین مختلف بیان داشت: در حال حاضر، 4200 دانشجو در ...

شفقنا- رئیس پردیس فارابی دانشگاه تهران گفت: دفتر انجمن سواد رسانه اي با هدف تقویت سواد رسانه اي دانشجویان ایجاد می

 
شود. 

به گزارش خبرنگار شفقناقم، دکتر علیرضا محمدرضایی در جمع خبرنگاران با اشاره به فعالیت نیم قرن پردیس فارابی دانشگاه تهران
تحت عناوین مختلف بیان داشت: در حال حاضر، 4200 دانشجو در سه مقطع کارشناسی، کارشناسی ارشد و دکتري در این دانشگاه
تحصیل می کنند و 12 مجله نیز در این پردیس منتشر می گردد که 8 مورد آن علمی پژوهشی هستند و از برخی حمایت هاي بین

 
المللی برخوردارند. 

او به سه برنامه راهبردي پردیس فارابی اشاره کرد و گفت: یکی از راهبردهاي ما بین المللی شدن این دانشگاه است و براي این منظور

 
می بایست جذب دانشجو از خارج کشور داشته باشیم بنابراین تفاهمنامه هایی با دانشگاه هاي بغداد، کوفه و کربلا امضا کردیم. 

رئیس پردیس فارابی دانشگاه تهران ادامه داد: این پردیس اخیرا عضو شبکه دانشگاه هاي مجازي جهان اسلام شده و بستر ارتباط با

 
57 کشور اسلامی از این طریق فراهم شده است. 

او اخذ نمایه هاي بین المللی براي مجلات را کار راهبردي دیگري عنوان کرد که آغاز شده است و ادامه داد: معرفی استادان در سطح
بین المللی از دیگر راهبردهاي بین المللی است که چاپ رزومه آنها به دو زبان عربی و انگلیسی آغاز شده که طی فرآیندي در شبکه

 
دانشگاه هاي مجازي جهان اسلام بارگذاري می شود. 

محمدرضایی، کارآفرینی را راهبرد دوم این مجموع دانشگاهی عنوان و ذکر کرد: جشنواره ایده تا بازار که از چهارسال قبل، هرساله

 
برگزار می شود، ایده هاي دانشجویان سراسر کشور را دریافت کرده و به بهترین ایده ها امکاناتی براي عملی شدن می دهد. 

او تصریح کرد: پردیس فارابی با صنایع استان قم تعامل برقرار کرده تا دانشجویانی که نیازمند اشتغال هستند در این مراکز مشغول به

 
کار شوند. 

رئیس پردیس فارابی دانشگاه تهران یادآور شد: 12 طرح جشنواره ایده تا بازار تاکنون به مرحله اجرا رسیده که 8 مورد آن استارتاپی

 
بوده است. 

او، تربیت و تقویت دانشجویان اخلاق مدار و مسئولیت پذیر را سومین راهبرد این پردیس برشمرد و گفت: براي رسیدن به این هدف از



 
ظرفیت دروس عمومی جهت سوق دادن دانشجویان به سمت حس مسئولت پذیري اجتماعی و اخلاق استفاده می شود. 

محمدرضایی از فعالیت مرکز بین المللی بین رشته اي در پردیس فارابی خبر داد و بیان کرد: تاکنون رشته هاي قرآن کاوي و قرآن

 
پژوهس رایانه اي و نیز فقه و حقوق اقتصادي در مقطع دکتري در این مرکز به تصویب رسیده است. 

او همچنین از تحصیل 2000 دانشجوي مجازي در این دانشگاه خبر داد و گفت: از آغاز فعالیت دانشگاه مجازي پردیس تاکنون، 10

 
هزار نفر از این دانشگاه فارغ التحصیل شدند. 

رئیس پردیس فارابی دانشگاه تهران همچنین از راه اندازي اولین مرکز مشاوره اي پردیس در حوزه هاي تحصیلی و خانواده خبر داد و

 
عنوان کرد: از ظرفیت مشاوران و مددکاران براي فعالیت این مرکز بهره خواهیم گرفت. 

او با اشاره به فعالیت دفتر تخصصی- مشاوره اي بیان داشت: این دفتر در حوزه آموزش و کارآفرینی تخصصی کار می کند و آمادگی

 
برگزاري دوره هاي آموزشی براي اقشار مختلف جامعه با ارائه گواهینامه معتبر دانشگاه تهران را دارد. 

محمدرضایی از تمامی دانش آموختگان این پردیس در سراسر کشور خواست با تماس گرفتن با شماره تلفن روي سایت پردیس فارابی

 
و اعلام مشخصات خود، این مجموعه آموزشی را در شناسایی و بهره گیري از ظرفیت فارغ التحصیلان خود یاري نمایند. 

 
انتهاي پیام 

fa.shafaqna.com شفقنا در شبکه هاي اجتماعی: توییتر | اینستاگرام | تلگرام



اولویت صنعت خودرو حل مشکل مواد اولیه و قیمت است نه واردات خودرو

منبع: خبرخودروشماره خبر:  176  |  تاریخ: 1399/08/26

به گزارش خبرخودرو، نشست خبري اعضاي هیأت مدیره
انجمن سازندگان قطعات و مجموعه هاي خودرو صبح
امروز (26 آبان ماه) با حضور جمعی از خبرنگاران و اصحاب

 
رسانه برگزار شد. 

به گزارش خبرنگار خبرخودرو ، مازیار بیگلو، دبیر انجمن
سازندگان قطعات و مجموعه هاي خودرو با حضور در این
نشست خبري با انتقاد از عملکرد دولت و وزارت صمت در
حوزه خودرو بیان کرد: ما قبول داریم که مردم ولی نعمت

ما هستند و باید پاسخگوي مشکلات آنان باشیم اما متاسفانه دولت مردان قصد ندارند از شعارهاي عوام فریبانه خود دست بردارند و

 
مشکلات صنعت خودرو را حل کنند. 

وي در ادامه با انتقاد از تصمیمات اخیر وزیر صمت تصریح کرد: حدود دو هفته پیش وزیر محترم صمت از مردم بابت کیفیت پایین
خودروهاي تولید شده عذرخواهی کردند و چهار روز پس از این موضوع قیمت گذاري فولاد لغو شد و اکنون از واردات خودرو صحبت
می کنند. در حالی که عذرخواهی مشکلات مردم را حل نمی کند و در حال حاضر دغدغه مردم قیمت خودرو و انتظار در صف خرید
خودرو است. لذا کیفیت خودرو با عذرخواهی افزایش پیدا نمی کند و راه آن کاهش قیمت خودرو است زیرا مردم می توانند خودرویی
را بخرند که قیمتی متناسب با کیفیت داشته باشد در حالی که طبق گزارشات شرکت ISQI کیفیت خودرو ثابت مانده اما قیمت آن

 
بیش از 2.5 برابر شده است. 

دبیر انجمن سازندگان قطعات و مجموعه هاي خودرو راهکار کاهش قیمت خودرو را کاهش قیمت مواد اولیه دانست و اظهار داشت:
بارها در جلسات مختلف راهکار کاهش قیمت خودرو را با مسئولین در میان گذاشتیم و اظهار کرده ایم که کاهش قیمت خودرو از
مسیر کاهش قیمت مواد اولیه میسر خواهد بود. تمام شرکت هاي تولید کننده مواد اولیه دولتی هستند و درآمد دولت از فروش مواد
اولیه به دست می آید که دقیقا ما براي تولید خودرو به همین مواد اولیه نیاز داریم. با توجه به این موضوع حال این سؤال مطرح می
شود که چرا دولت یک قدم به سوي مردم حرکت نمی کند؟ چرا دولت قیمت مواد اولیه را کاهش نمی دهد؟ و چرا مس، آلمینیوم،
فولاد و پتروشیمی ها هر طور که تمایل دارند رفتار می کنند؟ بنابراین دولت ظاهرا نگران افزایش قیمت خودرو و قطعه نیست و

 
تمایل به افزایش قیمت خودرو دارد. 

بیگلو با ابراز تاسف در این خصوص که صنعت خودرو به مافیا متهم شده است، تشریح کرد: مافیاي واقعی فولاد است که وزیر صمت را
تحت فشار براي لغو سریع قیمت گذاري قرار می دهد. جاي تعجب دارد که خودروسازان را به انحصار متهم می کنند در حالی که



قیمت گذاري مس و آلمینیوم و فولاد و غیره آزاد است به گونه اي که وزیر صمت قادر به قیمت گذاري آن نیست. چرا باید سود هاي
چند ده هزار میلیاردي در صورت هاي مالی این شرکت ها شناسایی شود اما خودروساز و قطعه ساز دست خود را جلوي بانک و دیگر

 
نهادهاي مالی دراز کنند. 

وي افزود: با قیمت گذاري مواد اولیه حداقل قیمت خودرو 30 درصد کاهش می یابد اما چرا دولت حاضر نیست از پول خود بگذرد.
ضمن اینکه این پول براي دولت نیست بلکه براي مردم است و صنایع معدنی کشور ملی هستند و به خاك ایران تعلق دارد. لذا حق
مردم است که خودرو با کیفیت و ارزان بخرند و همه مسئولین دولتی نیز به این امر واقف هستند اما نمی خواهند در این راستا گام

 
بردارند. 

دبیر انجمن سازندگان قطعات و مجموعه هاي خودرو از آزادسازي واردات خودرو انتقاد کرد و گفت: سوال بنده و همکارانم از وزیر
صمت این است که وزارت صمت که قادر به تامین 2 هزار میلیارد دلار ارز مورد نیاز تولید نیست چگونه قادر به تامین ارز براي واردات
خواهد بود. ضمن اینکه خودروساز و قطعه ساز با واردات خودرو مخالف نیست و این بانک مرکزي و دولت هستند که زمانی که
جیبشان پر بود واردات خودرو را بدون هیچ گونه ساماندهی و خدمات پس از فروش آزاد کردند و نتیجه آن فسادي شد که افراد
بسیاري در زندان هستند و مردمی که نتواستند خودروهاي وارداتی را تحویل بگیرند. در سالی صحبت از واردات می شود که که سال
جهش تولید نام گرفته است و طبق فرمایشات مقام معظم رهبري کالایی که در کشور تولید می شود نباید وارد شود و ایشان تاکید بر
افزایش کیفیت کالاي ساخت داخل دارند. جاي تعجب است که از یک طرف صحبت از واردات می شود و از سوي دیگر راه هاي

 
کاهش قیمت خودرو بسته شده است. 

بیگلو با انتقاد از عملکرد وزارت صمت خاطرنشان کرد: وزارت صمت به قدري خنثی عمل کرد که مجلس یک تنه طرح ساماندهی
صنعت خودرو را مطرح کرد و دولت تنها یک نظاره گر است. اگر قرار بر تعطیلی واحدهاي خودروسازي و قطعه سازي است راحت
بگویند اما در صورت تعطیلی دولت و وزیر صمت باید پاسخگوي بیش از 500 هزار نیروي کاري باشند که انجمن قطعه سازي

 
کارآفرینی کرده است. 

وي با درخواست از وزیر صمت اظهار داشت: خواهش بنده و همکارانم از وزیر صمت این است که تا زمانی که مشکل مواد اولیه و
قیمت خودرو حل نشده موضوعاتی چون کیفیت خودرو و واردات مطرح نکنند. صنعت خودرو متعلق به مردم است همان طور که مواد
اولیه تشکیل دهنده آن مال مردم است. لذا از وزیر صمت درخواست داریم ابتدا مشکلات مردم در زمینه عرضه و قیمت را حل کنند

 
بعد درباره سایر مسائل تصمیم گیري کنند. 

دبیر انجمن سازندگان قطعات و مجموعه هاي خودرو در پایان تصریح کرد: شاید امکان تعطیلی خودروسازي وجود داشته باشد کما
اینکه از سال 90 به بعد همین روال بوده اما نمی توان بخش قطعه سازي را تعطیل کرد زیرا قطعه سازي کارآفرین بخش خصوصی
است و از سرمایه و توان خود اشتغال ایجاد کرده و باید فکري به حال آن کرد. ضمن اینکه فراموش نکنیم مسئولین ، خودروسازان و

قطعه سازان مدیون مردم هستند و ما اینجا حضور داریم تا به خواسته هاي مردم عمل کنیم.



قوانین حوزه کارآفرینی به درستی اجرا نمی شود

منبع: شعار سالشماره خبر:  177  |  تاریخ: 1399/08/26

شعار سال: رحیم سرهنگی، مدیر کل دفتر توسعه کارآفرینی و بهره وري وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در مراسم افتتاحیه
هفته جهانی کارآفرینی گفت: همگام با 176 کشور دنیا t هفته جهانی کارآفرینی را برگزار خواهیم کرد و به دلیل شرایطی که

کرونا ایجاد کرده است حدود 300 برنامه و 60 برنامه ملی را به صورت مجازي ...

شعار سال: رحیم سرهنگی، مدیر کل دفتر توسعه کارآفرینی و بهره وري وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در مراسم افتتاحیه
هفته جهانی کارآفرینی گفت: همگام با 176 کشور دنیا t هفته جهانی کارآفرینی را برگزار خواهیم کرد و به دلیل شرایطی که کرونا

 
ایجاد کرده است حدود 300 برنامه و 60 برنامه ملی را به صورت مجازي و آنلاین برگزار می کنیم. 

او افزود: کشور ما در دوره هاي مختلف تجربه هاي یکسانی را طی کرده است درواقع رئیس جمهوري هاي مختلف آمدند و رفتند، اما
مسائل خاص کشور باقی مانده است و در یک دوره اوج می گیرد یعنی تورم ایجاد می شود، نرخ ارز بالا می رود، مسکن گران می
شود، کالاي اولیه کمیاب می شود و اگر فروش نفت داشته باشیم می توانیم اوضاع را کنترل کنیم، اما مشکل این است که به دلیل
تحریم هاي ناعادلانه نفت کشور را نمی خرند و ارز موجود فقط به کالا هاي اساسی اختصاص داده می شود بنابراین جایی براي

 
اهمیت دادن به کالا هاي نو نمی ماند. 

سرهنگی تصریح کرد: اقتصاد ایران به راحتی قابل مسدود و تحریم کردن است و تنها راه برون رفت از این وضعیت، ایجاد یک اقتصاد

 
پیچیده است یعنی محصول و کالا ها و خدمات را به شکل پیچیده در کشور ایجاد کنیم. 

او افزود: در کشور ما شریان اصلی اقتصاد نفت است و اگر خرید و فروش آن متوقف شود، کاملا اقتصاد آسیب می بیند کما اینکه این

 
اتفاق هم رخ داده است، اما پیچیدگی اقتصاد باعث می شود با قطع یک شریان، اقتصاد زمین نخورد. 

 
اقتصاد به سمت پیچیدگی می رود! 

مدیر کل دفتر توسعه کارآفرینی و بهره وري وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی بیان کرد: پیچیدگی در اقتصاد باعث می شود سیستم
اکوسیستم کارآفرینی ارتقا یابد و وقتی این اکوسیستم پیچیده شود، ارتباط بین کارآفرینان افزایش پیدا می کنند و این ارتباط
تنگاتنگ باعث تشکیل گونه هاي جدید می شود و اینگونه است کالا ها و محصولات فراوانی تشکیل می شود و اقتصاد به سمت

 
پیچیدگی می رود. 

او افزود: براي اقتصاد پیچیده نیاز به بازار گسترده داریم که همان بازار جهانی است و باعث می شود شریان هاي اقتصادي باز شود و

 
ارتباط خوبی بین دولت با اکوسیستم هاي منطقه و نقاط دور دست برقرار شود. 

سرهنگی اظهار کرد: شاید برخی بگویند به دلیل تحریم ها نمی توانیم به بازارجهانی دست پیدا کنیم، اما تجربه نشان داده حتی با

 
وجود تحریم ها هم ما توانستیم با بازار جهانی ارتباط برقرار کنیم. 



مدیر کل دفتر توسعه کارآفرینی و بهره وري وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: براي پیچیده کردن اقتصاد و خارج کردن اقتصاد
از وضع کنونی باید به بازیگران اصلی یعنی کارآفرینان توجه زیادي شود و چالش هاي روبه روي آن ها را برداشت. اینگونه نباشد که

 
هم بازار ریسک داشته باشد هم از سوي مدیران ریسک ایجاد شود و کارآفرینان پشیمان شوند. 

او افزود: در حوزه کارآفرینی قوانین خوبی وضع شده است، اما متاسفانه به درستی اجرا نمی شود و ما می بینیم یک کارشناس در یک
اداره تصمیم می گیرد چه بلایی سر کارآفرین و کارخانه بیاید بنابراین در نهایت ما می بینیم کارآفرینان درگیر ناکارآمدي سیستم

 
هاي اقتصادي کشور می شوند. 
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الزامات توسعه اقتصاد فضاي مجازي در ایران

منبع: ایستناشماره خبر:  178  |  تاریخ: 1399/08/26

دیجیتالی سازي اقتصاد با هدف رشد اقتصادي و اشتغال از مسائل مهم اقتصاد فضاي مجازي است. در این گزارش به شش
الزام توسعه اقتصاد دیجیتال می پردازیم. «پرونده حکمرانی فضاي مجازي»، امروزه دیجیتال سازي اقتصاد با رویکرد ارتقاي

بهره وري، افزایش رشد اقتصادي و ایجاد اشتغال به عنوان یکی از رویکردهاي غالب در ...

دیجیتالی سازي اقتصاد با هدف رشد اقتصادي و اشتغال از
مسائل مهم اقتصاد فضاي مجازي است. در این گزارش به

 
شش الزام توسعه اقتصاد دیجیتال می پردازیم. 

«پرونده حکمرانی فضاي مجازي»، امروزه دیجیتال سازي
اقتصاد با رویکرد ارتقاي بهره وري، افزایش رشد اقتصادي و
ایجاد اشتغال به عنوان یکی از رویکردهاي غالب در اغلب
کشور هاي جهان درآمده است. با توجه به ساختارهاي
سنتی حاکم بر تولید و تجارت کشور و پایین بودن توان

رقابتی اقتصاد که با پایین بودن نرخ رشد بهره وري، رشد اقتصادي نازل و نرخ بیکاري بالا به ویژه نرخ بیکاري دانش آموختگان همراه
است، توسعه اقتصادي دیجیتالی براي حل بخشی از مشکلات کشور در این یک الزام است. در این گزارش به الزامات اقتصاد دیجیتال

 
می پردازیم: 

 
اول: فرهنگ سازي و توسعه اخلاق 

فرهنگ خلاقیت، نوآوري و کارآفرینی از اجزاي اصلی رشد پایدار در اقتصاد دانش بنیان به شمار می روند. جوامع مبتنی بر نوآوري،
اولویت بیشتري را به خلاقیت در شکل ایده ها، مفاهیم، دانش، نظریه ها و مدل هاي کسب و کار جدید می دهند. در این محیط
تمرکز اصلی سیاست ها بر سه موضوع مهم است: کاهش اثرات نامطلوب اجتماعی شکست، کمک به فرآیندهاي کارآفرینی و نوآوري و

 
اعطاي پاداش به رفتارهاي خلاق، نوآور و کارآفرین. 

 
دوم: تدوین قوانین و مقررات مناسب 

با توجه به موانع موجود در فضاي اقتصاد دیجیتالی، دولت در حوزه قانونگذاري باید رویکردي فعالانه همگام با تغییر فناوري ها داشته
باشد. نقش دولت در توسعه صنعت دانش و تجارت الکترونیکی با محوریت تنظیم این صنعت است. به نظر می رسد دولت ها باید بر
حوزه هایی تمرکز کنند که به تنهایی قادر به اداره آن باشند، یعنی ارائه چارچوب قانونی شفاف، اجراي قوانین، حمایت از مالکیت

 
معنوي و سیاست هاي رقابتی صحیح. 

با استفاده از فناوري اطلاعات و ارتباطات، هر روزه مدل ها و روش هاي کسب و کار جدید با ایده هاي انتزاعی تر و مفهومی تر پدیدار



می شوند. تنظیم مقررات مربوط به تایید امضاهاي الکترونیکی، یکی از موضوعات کلیدي کشورها تلقی می شود. در این فرآیند،
کشورها یکی از این سه رویکرد را اتخاذ کرده اند: رویکرد حداقلی که تمرکز اصلی آن بر حذف موانع قانونی موجود است. رویکرد

 
تجویزي، یعنی تجویز فناوري یا پروتکل خاص و یا ریکرد ترکیبی و دو لایه اي است. 

 
سوم: شبکه سازي 

از نظر کارشناسان در قلب اقتصاد دیجیتالی یک مجموعه اي از روابط پیچیده اي و پویایی وجود دارد. این روابط در سراسر اقتصاد
تسري پیدا می کند و اپراتورهاي شبکه، خرده فروشان، عرضه کنندگان کارت هاي اعتباري، شرکت هاي پشتیبان و مشتري ها را به

 
هم متصل می کند. 

شبکه ها مسیري را فراهم می کنند که طی آن، مصرف کنندگان قادر هستند به شبکه خدمات متصل شوند اعم از اینکه آنچه آنها می
خواهند و آنچه آرزو دارند، دسترسی داشته باشند. در نظریه هاي اقتصادي، شبکه ها یعنی ارائه خدمات که روي شبکه انتقال می یابد
و به صورت کالاهاي همگن در نظر گرفته می شود. کیفیت ارائه خدمات در شبکه از بعد سرعت، کیفیت و قابل اعتماد بودن متفاوت

 
است. 

 
چهارم: زیرساخت هاي الکترونیکی 

در اندازه گیري جامعه اطلاعاتی شاخص هاي اشتراك تلفن همراه، اشتراك تلفن ثابت، اشتراك تلفن ثابت فعال در پهناي باند،
اشتراك تلفن همراه فعال در پهناي باند و استفاده از اینترنت به عنوان مهمترین شاخص هاي اصلی و زیرساختی اقتصاد دیجیتالی
معرفی شده است. این شاخص ها در گزارش اندازه گیري جامعه اطلاعاتی که هر ساله توسط اتحادیه جهانی مخابرات منتشر می شود،
وجود دارد. نکته قابل توجه در شاخص هاي یاد شده این است که آنها تنها تصویري از تحولات ابزارها و زیرساخت هاي دسترسی به
ارتباطات و فناوري را نشان می دهد، اما اینکه بر جامعه و اقتصاد چه آثاري دارند، پوشش نمی دهد. بنابراین براي ارزیابی اقتصاد
دیجیتالی و تحولات آن نیاز به شاخص هایی است که بتواند همه وجوه آن را تبیین کند. زیرساخت ها یا توان دسترسی (ابزارهاي
ارتباطی تلفن، پهناي باند، رایانه و اینترنت) و میزان به کارگیري یا شدت مصرف فناروي دیجیتال و توانمندي یا دانش استفاده از

 
فناوري از جمله وجوه اقتصاد دیجیتالی است. 

 
پنجم: پلتفرم مناسب 

پلتفرم در توسعه اقتصاد دیجیتالی نقش اساسی دارد. پلتفرم هاي دیجیتالی نظاماتی هستند که نهادها و موجودیت ها روي آن ساخته
می شوند و براي همه دسترس پذیر است. پلتفرم موفق آن پلتفرمی است که به وسیله افراد توانمند، نوآوري را افزایش می دهد،
کسب و کارها را ایجاد می کند و ایده هاي جدید را پرورش می دهد و به تبع آنها، بازارها و جامعه را تغییر می دهد. نقش پلتفرم در
اقتصاد دیجیتال شامل سهولت در انتقال، محاسبات ابري، شبکه هاي اجتماعی و محاسبه هاي مربوط به داده هاي حجیم دانسته شده

 
است. 

 
ششم: توسعه شبکه پهن باند 

در سیاست ها و راهبردهاي مربوط به رونق بخشی به تقویت زیرساخت ها در جهان الکترونیکی بحث پهن باند مطرح می شود. جهان
الکترونیکی کارآمد نیازمند برخورداري از زیرساخت هاي پایه اي مناسب براي رسیدگی به امور شهروندان یا فراهم کردن شبکه هاي



قدرتمندي است که در سایه آن کسب و کارها قادر به انجام فعالیت باشند. یک نقطه کانونی مهم، سیاست هاي موفق فناوري اطلاعات
مربوط به سوئد، دانمارك و بلژیک است که شبکه هاي ارتباطاتی با پهناي باند متراکم در سراسر کشورشان فراهم کرده اند. در کشور
ما این مهم، با راه اندازي شبکه ملی اطلاعات امکانپذیر خواهد بود. اصل آن است که دولت مسئول تضمین در دسترس بودن این

زیرساخت ها در سراسر کشور باشد؛ هر چند گسترش پهناي باند باید در وهله نخست براي بازیگران بازار تامین شود.



سند حمایت از کودکان در رسانه هاي صوت و تصویر فراگیر منتشر می شود

منبع: داناشماره خبر:  179  |  تاریخ: 1399/08/26

سرپرست اداره کل تنظیم و تدوین مقررات ساترا از انتشار سند حمایت از کودکان در رسانه هاي صوت و تصویر فراگیر خبر
داد.

سرپرست اداره کل تنظیم و تدوین مقررات ساترا از انتشار
سند حمایت از کودکان در رسانه هاي صوت و تصویر

 
فراگیر خبر داد. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ اولین نشست
اینترنت امن براي کودکان با همکاري ساترا و مرکز نوآوري
حکمرانی و کارآفرینی اجتماعی هیوادِ نو و با حضور فعالین

 
حوزه خانواده، آموزش و تربیت برگزار شد. 

در این نشست، زهرا روشن دل سرپرست اداره کل تنظیم و
تدوین مقررات ساترا درباره نقش و اهمیت و مسئولیت
حمایت از حقوق کودکان در فضاي مجازي و تنظیم گري

 
در تدوین مقررات کودکان و رده بندي سنی مطالبی را بیان کرد. 

روشن دل حمایت ساترا از حوزه کودك را وظیفه این سازمان دانست و با اشاره به موضوع ضابطه مندي درباره نحوه دسترسی این رده
بندي سنی به فضاي مجازي گفت: در آینده اي نزدیک چگونگی حمایت از کودکان از طریق الزامات سند حمایت از کودکان و

 
ابزارهاي پیش بینی شده مانند امکان کنترل فعالیت کودك توسط والدین منتشر می شود. 

وي افزود: ساترا در سند حمایت از کودکان در رسانه هاي صوت و تصویر فراگیر علاوه بر ضوابط محتوایی و حفظ محرمانگی و حریم
خصوصی الزاماتی مانند ایجاد ابزار کنترل والدین، جداسازي دسترسی کودك و بزرگسال به محتواي یک رسانه، حساب مخصوص
کودکان، فرایند گزارش دهی ویژه، تفکیک قابل شناخت محتواي تبلیغات تجاري و تناسب تبلیغات و ممنوعیت هاي تبلیغات را پیش

 
بینی کرده است. 

وي در ادامه علاوه بر تأکید به افزایش سواد رسانه اي در این زمینه به ضرورت رعایت رده بندي سنی به صورت مشترك بین همه

 
پلتفرم ها اشاره کرد. 

سرپرست اداره کل تدوین مقررات در ادامه گفت: در حال حاضر 9 رسانه صوت و تصویر فراگیر با محتواي تخصصی کودك وجود دارد

 
که این عدد درحال افزایش است. همچنین رسانه هاي بزرگسال محوري هم با ارائه محتواي کودك در این زمینه فعال هستند. 

در ادامه این نشست، فعالان حوزه خانواده، آموزش و تربیت حاضر در جلسه به بیان دیدگاه و نظرات خود در زمینه آسیب شناسی
کودك در فضاي مجازي و زمینه هاي حمایت از طریق ابزارهاي فنی و بسترسازي هاي فرهنگی پرداختند. 



انتهاي پیام/



فرماندار: جذب نیروي کار بومی شرط مهم سرمایه گذاري در خمین است

منبع: ایرناشماره خبر:  180  |  تاریخ: 1399/08/26

خمین - ایرنا - فرماندار خمین با انتقاد از به کارگیري نیروهاي غیر بومی از سوي برخی واحدهاي صنعتی در این شهرستان
گفت: جذب نیروي کار بومی شرط مهم سرمایه گذاري در این شهرستان است.

خمین - ایرنا - فرماندار خمین با انتقاد از به کارگیري
نیروهاي غیر بومی از سوي برخی واحدهاي صنعتی در این
شهرستان گفت: جذب نیروي کار بومی شرط مهم سرمایه

 
گذاري در این شهرستان است. 

«احمد طهرانی» روز دوشنبه در نشست کمیته بررسی
وضعیت نیروهاي جویاي کار در صنایع خمین افزود:
واحدهاي صنعتی نظیر شرکت انرژي پاك که این شرط
مهم را رعایت نکنند تعطیل می شوند و هیچگونه خدماتی

 
به آنها از سوي شهرستان ارائه نمی شود. 

وي بیان کرد: سرمایه گذاران از امتیازاتی نظیر معافیت مالیاتی و زمین ارزان قیمت در خمین بهره مند می شوند اما نیروهاي مورد

 
نیاز خود را از شهرهاي دیگر استخدام می کنند. 

فرماندار خمین گفت: تاکید بر جذب نیروي به معناي تحمیل نیروهاي مورد نیاز نیست بلکه هدف بسترسازي براي افزایش فرصتهاي

 
اشتغال در زادگاه امام راحل است. 

طهرانی اضافه کرد: کوتاهی دستگاهها نسبت به برگزاري کارگروه اشتغال در خمین در سال جاري قابل پذیرش نیست و در سریع

 
ترین زمان باید این کارگروه در شهرستان تشکیل و وضعیت اشتغال بررسی شود. 

وي گفت: نهادهاي متولی موظف به تسهیل و تسریع سرمایه گذاري در شهرکها و نواحی صنعتی این شهرستان هستند زیرا راه اندازي

 
واحدهاي تولیدي و صنعتی، سبب اشتغالزایی و ترغیب سرمایه گذاران دیگر می شود. 

 
وي افزود: با توجه به توسعه کشاورزي مکانیزاسیون، صنعتی شدن زادگاه امام راحل از مطالبات مهم مردم خمین است. 

وي توضیح داد: بررسی و شناسایی نیروهاي مورد نیاز واحدهاي صنعتی در حال تاسیس و معرفی آنها به دفتر کاریابی بر عهده اداره

 
کار خمین است. 

 
فرماندار خمین اضافه کرد: معرفی افراد جویاي کار به شهرك هاي صنعتی به منظور اشتغال فقط از طریق اداره کار امکان پذیر است. 

طهرانی در بخش دیگري از سخنان خود در خصوص واحدهاي تعطیل و نیمه تعطیل در خمین گفت: مشکلات سرمایه گذارانی که
تمایل به ادامه فعالیت واحد خود را دارند بررسی و راهکار مناسب براي رفع این مشکلات ارایه شود و پروانه واحدهاي صنعتی که

 
سرمایه گذار قصد ادامه فعالیت ندارد، باطل شود. 

 
خمین در جنوب استان مرکزي واقع شده و 110 واحد صنعتی در این شهرستان فعال است. 



 
برچسب ها 

 
- خمین 

 
- اشتغال زایی 

- سرمایه گذاري



مراسم مجازي جشن نو دانشجویان دانشگاه جامع علمی کاربردي استان

آذربایجان شرقی برگزار شد

شماره خبر:  181  |  تاریخ: 1399/08/26
منبع: دانشگاه جامع علمی

کاربردي

واحد استان آذربایجان شرقی - مراسم مجازي جشن نو دانشجویان دانشگاه جامع علمی کاربردي استان آذربایجان شرقی با
حضور دکتر امید، رئیس دانشگاه جامع علمی کاربردي کشور؛ دکتر قالیچی، رئیس دانشگاه جامع علمی کاربردي استان

آذربایجان شرقی؛ روساي مراکز آموزشی استان و دانشجویان نو ورود دانشگاه روز دوشنبه مورخ ...

دکتر قالیچی، رئیس دانشگاه جامع علمی کاربردي استان آذربایجان شرقی؛ در ابتداي مراسم ضمن اداي احترام به روح پاك
تمامی شهداي والامقام میهن انقلاب اسلامی ایران به ویژه شهداي آزادسازي سوسنگرد؛ فرا رسیدن 26 آبان ماه سالروز شکست حصر

 
سوسنگرد را گرامی داشت. 

دکتر قالیچی ضمن تبریک ورود دانشجویان به ساحه علم و دانش و دانشگاه جامع علمی کاربردي گفت: امیدوارم این سال تحصیلی

 
سالی سرشار از شور و امید و تمام دوران تحصیل شما در این دانشگاه دوران بالندگی برایتان باشد. 

رئیس دانشگاه جامع علمی کاربردي استان آذربایجان شرقی با اشاره به ارائه آموزش هاي کاربردي و مهارتی در این دانشگاه گفت:
طبق برنامه ریزي هایی که دانشگاه انجام داده آموزش ها در راستاي مهارتی و کارآفرین نمودن دانشجویان می باشد تا دانشجویان بعد

 
از دانش آموختگی دغدغه شغل نداشته باشند. 

وي در ادامه با بیان اینکه براي حصول نتیجه خوب آموزش ها، همکاري مدرسان و دانشجویان نیاز است گفت: دانشجویان خداي
نکرده نباید فقط به فکر اخذ مدرك باشند بلکه با شور و شوق به دنبال کسب مهارت ها و دانش هاي عملی باشند تا بتوانند علم را به

 
عمل و عمل را به ثروت تبدیل کنند. 

قالیچی با بیان اینکه شهداي اسلام و انقلاب وظیفه خود را به بهترین نحوممکن تشخیص دادند و در راستاي حفظ کیان انقلاب به
دفاع در برابر حملات دشمن پرداختند گفت: اکنون نیز وظیفه جوانان این است که در خط مقدم علم و دانش پیشرو باشند و با کسب

 
علم و دانش موجبات پیشرفت کشور عزیز ایران را فراهم نمایند. 

وي با اشاره به امکانات غنی و پتانسیل هاي بالاي کشور ایران گفت: متاسفانه شاهدیم که گاهی این امکانات به صورت مواد خام به
فروش می رسد و کم ترین بهره از امکانات می شود که می توان با استفاده از مدیریت انقلابی و نیروهاي جوان دانشمند و پژوهشگران

 
جهادي بهترین استفاده مالی و اقتصادي را از این امکانات ببریم. 

قالیچی در ادامه به حملات دشمنان اسلام و مستکبران جهانی اشاره کرده و گفت: دشمن با تمام قوا در حال ضربه زدن به ایران می
باشد که این حملات گاهی با تحریم خود را نشان می دهد گاهی با معکوس نشان دادن پیشرفت هاي ایران از قبیل انرژي هسته اي،

 
موشک هاي ساخت کشور و... 



رئیس دانشگاه جامع علمی کاربردي واحد استانی آذربایجان شرقی با اشاره به بیانات مقام معظم رهبري که فرمودند باید قوي باشیم
گفت: دانشجویان آینده سازان کشور می باشند و باید تمام تلاش خود را براي تقویت کشور انجام دهند چرا که با قوي کردن خود در

 
تمام حوزه ها می توانیم توطئه هاي دشمن را خنثی کنیم و البته این تقویت باید هم علمی باشد و هم معنوي. 

وي با اشاره به اینکه الان زمان فرصت سوزي و تلف کردن وقت نیست گفت دنیا در حال پیشرفت می باشد و جوانان ما نیز باید با

 
اقدامات جهادي و انقلابی خود در تمامی عرصه ها و با طراحی تکنولوژي هاي به روز پیشرفت کشور را فراهم نمایند. 

قالیچی در پایان ضمن آرزوي موفقیت براي تمامی دانشجویان به ویژه دانشجویان نو ورود بیان کرد: امیدوارم از فرصت تحصیل

 
یادگیري به نحو احسن بهره ببرید و به بهترین صورت از این دوران استفاده نمایید. 

دکتر محمد حسین امید، رئیس دانشگاه جامع علمی کاربردي؛ ضمن تبریک به دانشجویان نوورود گفت: این ورود شما به دانشگاه در
حالی رخ می دهد که دانشگاه در سال هاي اخیر شاهد رشد و پیشرفت چشمگیر فعالیت ها در تمامی حوزه هاي آموزشی، پژوهشی،
فرهنگی، دانشجویی، ورزشی و... بوده است؛ از جمله برگزاري مناظرات دانشجویی، مسابقات فرهنگی، قرآنی، المپیادهاي مهارتی و

 
ورزشی، جشنواره ها و استارت آپ ها و... 

دکتر امید با اشاره به ارائه آموزش هاي مهارتی در دانشگاه جامع علمی کاربردي گفت: دانشگاه جامع علمی کاربردي تنها متولی ارائه

 
آموزش هاي مهارتی خاص در کشور می باشد که این وظیفه انجام نمی شود مگر با همراهی دانشجویان، مدرسان و مراکز آموزشی. 

وي با اشاره به ماهیت مهارتی بودن آموزش ها و رسالت کارآفرینی این دانشگاه افزود: تفاوت آموزش هاي این دانشگاه با سایر دانشگاه

 
ها در ارائه دروس عملی و مهارتی می باشد که لازم است مراکز آموزشی به این موضوع توجه ویژه را داشته باشند. 

امید در ادامه به برخی از فعالیت هاي انجام شده در حوزه بین المللی پرداخت و گفت: در سال هاي اخیر فعالیت هاي عظیمی در
حوزه بین المللی انجام دادیم که از جمله می توان به عقد تفاهم نامه همکاري با کشور آلمان اشاره کرد که قرار است طی این تفاهم
نامه دانشجویانی از این دانشگاه براي گذراندن یک دوره 4 یا 6 ماهه به کشور آلمان سفر کنند تا در یک کشور پیشرفته صنعتی با

 
آموزش هاي مهارتی آن ها آشنا شوند. 

وي هم چنین اشاره اي به مراکز نوآوري و کلینیک هاي مشاوره دانشگاه کرد و گفت: انتظار داریم دانشجویان با همکاري هم در این
مراکز نوآوري اقدام به ایجاد شرکت هاي کسب و کار کوچک نمایند و با تلاش هم بتوانند هنگام دانش آموختگی یک شرکت ثبت

 
نمایند. 

رئیس دانشگاه جامع علمی کاربردي کشور از دانشجویان خواست تا ایده هاي خود را دنبال کنند و با ارائه آن ها در مراکز نو آوري این

 
ایده ها را به کسب و کار تبدیل کنند و با کار گروهی بتوانند علم را به ثروت تبدیل کنند. 

امید هم چنین به حمایت هاي پژوهشی دانشگاه اشاره کرد و گفت: در راستاي حمایت از پژوهشگران، دانشجویانی که بتوانند نسبت

 
به ایجاد شرکت و ثبت آن اقدام نمایند توسط دانشگاه حمایت شده و وام هاي کم درصد در اختیار آن ها قرار داده خواهد شد. 

رئیس دانشگاه جامع علمی کاربردي کشور در ادامه با بیان اینکه دانشجویان باید مطالبه گر باشند گفت: مطالبه گري باید در اولویت
کارهاي دانشجویان باشد و در مطالبه گري هیچ گاه کوتاهی نکنند و دنبال کیفیت باشند و در این مطالبه گري و کیفیت حتما نحوه



 
برگزاري دقیق و کیفی دروس عملی، کارورزي و کاربینی را سرلوحه مطالبه گري هاي خود قرار دهند. 

وي در ادامه به دستاوردهاي واحد استانی آذربایجان شرقی در سال هاي اخیر پرداخت و گفت: دانشجویان نو ورود باید به این نکته
واقف باشند که در یکی از واحدهاي دانشگاهی ثبت نام کرده اند که همیشه جزو واحدهاي برترکشور بوده است؛ همانطوري که امسال
دو مرکز آموزشی این واحد استانی جزو ده مرکز برتر آموزشی کشور بوده و یا دو دانشجوي این واحد استانی در اولین المپیاد مهارتی
کشور مقام هاي برتر را کسب کرده اند؛ کارآفرین برتر کشوري و دانشجوي نمونه کشوري در سال هاي  97 و 98و مقام هاي فاخر

 
دیگري که باعث شده این واحد استانی همیشه در فعالیت هاي خود پیشقدم و پیشرو باشد. 

امید با بیان اینکه دانشگاه کارمند تربیت نمی کند بلکه دنبال تربیت کارآفرین می باشد گفت: دانشجویان باید مهارت هاي ارائه شده
در این دانشگاه را به گونه اي کسب کنند که بعد از فارغ التحصیلی کارآفرین باشند و نه تنها براي خود شغل ایجاد کنند بلکه باعث

 
ایجاد چند شغل به دیگران نیز باشند. 

در ادامه مهندس فیروزي، نماینده مراکز آموزشی دانشگاه جامع علمی کاربردي استان آذربایجان شرقی؛ به ارائه مواردي در خصوص

 
موضوعات آموزشی، پژوهشی و فرهنگی مراکز آموزشی پرداخت. 

 
وي هم چنین به ارائه گزارشی در خصوص برخی از پیشنهادات و نظرات روساي مراکز آموزشی پرداخت. 

 
در پایان این مراسم از دانشجویان برتر شاهد و ایثارگر دانشگاه جامع علمی کاربردي استان تجلیل به عمل آمد. 

 
 

 
 



 
 

 
 

 
 

 
 



 
 

 
 

 
 

 
 



 
 

 
 

 
 

 
 



 
 

 
 

 
 



 
 



امید به آینده و احساس ثبات؛ مهم ترین نیاز کسب و کارها در شرایط فعلی

است

منبع: تیتر برترشماره خبر:  182  |  تاریخ: 1399/08/26

به گزارش تیتربرتر؛ به نقل از روابط عمومی اتاق بازرگانی اصفهان در این نشست مهدي طغیانی، نماینده مردم اصفهان در
مجلس شوراي اسلامی گفت: قوانین خوبی مانند رفع موانع تولید و تسهیل در حوزه تولید وجود دارد که توانسته...

به گزارش تیتربرتر؛ به نقل از روابط عمومی اتاق بازرگانی اصفهان در این نشست مهدي طغیانی، نماینده مردم اصفهان در
مجلس شوراي اسلامی گفت: قوانین خوبی مانند رفع موانع تولید و تسهیل در حوزه تولید وجود دارد که توانسته ایرادات مهم در روند
فعالیت کسب و کارها را مرتفع سازد، با وجود این، کماکان در حوزه اجراي قوانین شاهد مشکلات جدي هستیم.  وي با اشاره به تکانه
هاي جدي اقتصاد کشور در سال 97 گفت: این تکانه ناشی از فشار روانی خروج آمریکا از برجام و  موضع دفاعی فعالان اقتصادي در

 
این حوزه بود که  دولت را به اتخاذ ترتیبات متفاوت در حوزه مدیریت اقتصاد؛ به ویژه حوزه نرخ ارز مجبور نمود.  

 
طغیانی نتیجه اقدامات دولت در این برهه را ثبات نرخ ارز علی رغم اتفاقات ویژه در سال 98 دانست.  

وي بروز پاندمی کرونا در سال 99 را منجر به کاهش 40 درصدي صادرات غیرنفتی کشور بیان و تصریح کرد: بر اساس این اتفاقات در

 
سال 99 با افزایش شدید نرخ ارز و قیمت کالاها و سختی و تنگی معیشت مردم مواجه شدیم.  

نماینده مردم اصفهان در مجلس افزود: به دلیل یکسان بودن اصول رئیس جمهور فعلی آمریکا با ترامپ و متفاوت نشدن شرایط
اقتصاد سیاسی کشور، موضوع تاثیر انتخابات آمریکا بر اقتصاد ایران موضوعی ثانوي است؛ زیرا در استفاده از ظرفیت هاي داخل در

 
راستاي حل مشکلات اقتصادي کشور جاي هیچ مسامحه اي نیست.  

 
وي از راه اندازي سامانه G4B در حوزه اصناف و پیگیري نمایندگان مجلس براي راه اندازي این سامانه در حوزه هاي دیگر خبر داد. 

سخنگوي کمیسیون اقتصادي مجلس شوراي اسلامی ریشه عملیاتی نشدن سامانه هاي مختلف در حوزه کسب و کارها را مسایل

 
فرهنگی دانست و افزود: بروکراسی اداري اجازه فعالیت هاي سامانه اي را مختل کرده است.  

 
وي تاکید کرد: به جد پیگیر مشکلات حوزه کسب و کار در داخل کشور هستیم.  

این نماینده مجلس، با بیان اینکه 37 درصد از فارغ التحصیلان دانشگاهی استان بیکار هستند، حدود 60 درصد این میزان را مربوط به

 
بانوان دانست.  

طغیانی تهیه پیش نویسی از سوي اتاق اصفهان خطاب به مجلس براي کمک به تقویت و تسریع فعالیت هاي اقتصادي و اجتماعی

 
بانوان و ارزش آفرینی آنها در حوزه اقتصاد و پیگیري آن توسط نمایندگان مجلس را در رفع مشکلات این قشر مهم ارزیابی نمود.  

در ابتداي این نشست نیز فرشته امینی، رئیس شوراي راهبردي مرکز کارآفرینی و کسب و کار بانوان و خانواده، هدف از برگزاري این



جلسه را طرح موضوعات و مشکلات مبتلابه بانوان کارآفرین عنوان و تصریح کرد: مشکلات بانوان و آقایان در حوزه کسب و کار
متفاوت نیست؛ اما به دلیل اینکه بانوان بعضا تاب آوري کمتر داشته و در دنیاي کسب و کار جدید الورود هستند، نیازمند تبعیض

 
مثبت و دلگرمی هایی در این حوزه هستند.  

 
وي آشنایی نمایندگان مجلس با امور مربوط به کسب و کار بانوان را موجب برنامه ریزي هاي دقیقی در این حوزه دانست.  

عضو هیات رئیسه اتاق بازرگانی اصفهان تصریح کرد: در سال هاي اخیر به دلیل مشکلات اقتصادي، نوسانات نرخ ارز، تحریم ها و
بدهی سازمان هاي دولتی، شاهد تعطیلی بسیاري از کسب و کارهاي بانوان هستیم، بنابراین، لازم است این امر مورد توجه مسئولان

 
قرار گیرد.  

امینی مشکلات مربوط به صدور و تمدید کارت بازرگانی در ماه هاي اخیر، قوانین لحظه اي و تغییر مکرر سامانه ها را  از جمله

 
مشکلات فعالان اقتصادي دانست و تاکید کرد: ضعف قوانین در فضاي کار اشتراکی، مهم ترین معضل کسب و کارهاي نوپاست. 

 وي با تاکید بر اینکه امروز صاحبان کسب و کارها بیش از هر عاملی نیازمند امید به آینده و احساس ثبات هستند، افزود: در این

 
شرایط نقش نمایندگان مجلس در حوزه قانونگذاري و ایجاد احساس مثبت در صاحبان کسب و کار بسیار مهم است.  

در ادامه احسان شهیر، مدیر مرکز توسعه کسب و کار اتاق بازرگانی اصفهان از برگزاري جلساتی مستمر با بانوان فعال اقتصادي با
حضور مسئولین حاکمیتی براي ایجاد تحول در چرخه اقتصادي استان در اتاق بازرگانی اصفهان خبر داد. وي تقبل هزینه هاي
آموزشی تسهیلگران روستایی و کمک به جذب سرمایه گذاران براي حمایت از کسب و کارهاي ایجاد شده در روستاها، برگزاري
رویدادي در حوزه صندوق هاي سرمایه گذاري جسورانه در هفته جهانی کارآفرینی با مشارکت دستگاه هاي دولتی و خصوصی به
منظور حمایت از کسب و کارهاي نوپا و برگزاري وبینارهاي آموزشی با بهره گیري از اساتید مجرب را از جمله اقدامات صورت گرفته
در اتاق بازرگانی اصفهان عنوان کرد. وي ارایه سرفصل هاي موردنیاز کسب و کارها به اتاق بازرگانی و برگزاري جلسات آموزشی در

محل بنگاه اقتصادي را یکی از اقدامات اتاق اصفهان براي توانمندسازي فعالان اقتصادي استان عنوان کرد.



دانشگاه ها و مراکز آموزش عالی؛ مهم ترین مراکز جلب ایده هاي خلاقانه

منبع: دانشجوشماره خبر:  183  |  تاریخ: 1399/08/26

به گزارش گروه دانشگاه خبرگزاري دانشجو، به نقل از معاونت فرهنگی و اجتماعی، محمدهادي عسکري اظهار داشت: اگر
رشد و توسعه یک کشور را یک آرمان ملی بدانیم، به طور قطع مسائل و آسیب هاي اجتماعی یک مانع قوي و اساسی در راه

تحقق همه جانبه کشور بوده و در این راه نیازمند یک برنامه ریزي جامع و متمرکز براي ...

به گزارش گروه دانشگاه خبرگزاري دانشجو، به نقل از
معاونت فرهنگی و اجتماعی، محمدهادي عسکري اظهار
داشت: اگر رشد و توسعه یک کشور را یک آرمان ملی
بدانیم، به طور قطع مسائل و آسیب هاي اجتماعی یک
مانع قوي و اساسی در راه تحقق همه جانبه کشور بوده و
در این راه نیازمند یک برنامه ریزي جامع و متمرکز براي

 
کنترل و کاهش آسیب ها هستیم. 

مدیرکل فرهنگی و اجتماعی وزارت علوم، افزود: از آنجا که دولت به تنهایی نمی تواند مسئولیت تام کنترل و کاهش آسیب هاي

 
اجتماعی را بر عهده بگیرد، در این زمینه عزم ملی و جلب مشارکت خلاقانه و ایده هاي کارآفرینانه ضرورت دارد. 

وي دانشگاه ها و مراکز آموزش عالی را به لحاظ برخورداري از نیرو هاي جوان، دغدغه مند و باانگیزه را از مهم ترین مراکز جلب ایده
هاي خلاقانه ارزیابی کرد و افزود: با مشارکت مسؤلانه بخش مدنی نهاد علم که همان گروه هاي دانشجویی از جمله انجمن هاي علمی

 
دانشجویی و کانون هاي فرهنگی می توان به چشم انداز مثبتی در این زمینه دست یافت. 

 
عسکري ادامه داد: بر این اساس جلب مشارکت دانشگاهیان براي کنترل و کاهش آسیب ها از مهم ترین گام ها در این زمینه است. 

مدیرکل فرهنگی و اجتماعی وزارت علوم با اشاره به راهبرد معاونت فرهنگی و اجتماعی در زمینه دانشگاه اجتماعی گفت: دانشگاه
اجتماعی به دنبال تقویت مشارکت نخبگان، مسئولیت پذیري دانشگاهیان و افزایش پویایی و نشاط در فعالیت هاي علمی، فرهنگی و

 
اجتماعی و شناسایی و معرفی نخبگان به جامعه است. 

وي تصریح کرد: از آنجا که در موضوع مقابله با آسیب ها به دنبال مدلی از فعالیت توأم با کسب منفعت عمومی و کمک به حل
مشکلات جامعه است، توجه ویژه اي به کارآفرینی اجتماعی به عمل آمد و از طریق جلب توجه صاحبان ایده و کارآفرینان به

 
موضوعات اجتماعی با رویکرد کنترل و کاهش آسیب هاي اجتماعی در دستور کار قرار گرفت. 

عسکري افزود: از آنجا که پویایی جامعه و حرکت در مسیر توسعه پایدار در گرو تحکیم بنیان خانواده به عنوان زیربنایی ترین نهاد
اجتماعی است و با توجه به اینکه معضل طلاق منشاء بسیاري از آسیب هاي اجتماعی است، توجه به کنترل و کاهش آسیب ها به



 
ویژه موضوع طلاق که هم بر اساس مبانی اعتقادي و عرفی حائز اهمیت است، باید مورد توجه قرار بگیرد. 

وي گفت: با توجه به پیچیدگی هایی که اقتضاي موضوعات اجتماعی است، عبور از کلیشه ها و اتخاذ رویکرد هاي نوین و بهره گیري

 
از ظرفیت استارتاپ ها و شتاب دهنده ها ضرورت دارد. 

مدیر کل فرهنگی و اجتماعی وزارت علوم افزود: باید زمینه ورود انجمن هاي علمی نسل دوم و کانون هاي فرهنگی مسئله محور
فراهم گردیده و در این زمینه مشارکت سایر بخش هاي دانشگاه از جمله پارك علم و فناوري و مراکز رشد می تواند این سهم را به

 
فرجام نیکو برسانند. 

وي با قدردانی از دست اندرکاران برگزاري این رویداد اظهار امیدواري کرد: این اختتامیه آغازي بر بازیابی توانمندي ها و استعداد و
خلاقیت کنش گران دانشجو در رصد و حل مسائل و مشکلات اجتماعی کشور باشد.



اهمیت نقش رسانه ها در جریان سازي «روایت جهاد»

منبع: خبرگزاري قرآنشماره خبر:  184  |  تاریخ: 1399/08/26

مدیرکل تبلیغات اسلامی هرمزگان نقش رسانه و اطلاع رسانی عملیات اجتماعی، فرهنگی «شهید حاج قاسم سلیمانی» را
بسیار مهم دانست و گفت: «روایت جهاد» براي ثبت خاطرات و روایت هاي مقابله با کرونا به خصوص توسط اصحاب رسانه

امري ضروري است.

مدیرکل تبلیغات اسلامی هرمزگان نقش رسانه و اطلاع رسانی عملیات اجتماعی، فرهنگی «شهید حاج قاسم سلیمانی» را بسیار
مهم دانست و گفت: «روایت جهاد» براي ثبت خاطرات و روایت هاي مقابله با کرونا به خصوص توسط اصحاب رسانه امري ضروري

 
است. 

به گزارش ایکنا از هرمزگان، علی اکبر انصاري راد، مدیرکل
تبلیغات اسلامی استان، صبح امروز، 26 آبان ماه در نشستی
خبري با موضوع «تبیین عملیات فرهنگی و اجتماعی سردار
شهید حاج قاسم سلیمانی ویژه اصحاب رسانه»، اظهار کرد: این
عملیات بر اساس ضرورتی که احساس می شد کلیه جریان هاي
مردمی و گروه هاي اجتماعی باید در مواجهه با ویروس کرونا و
مبارزه با آن به صحنه آیند و بار دیگر ظرفیت هاي مردمی،
همچون موج اول شیوع این ویروس، تقویت شود، آغاز به کار

کرد. مدتی است که کم رمقی را در فعالیت هاي مردمی شاهد هستیم. مقام معظم رهبري خطاب به همه ظرفیت هاي مردمی به ویژه

 
جوانان و نوجوانان فرمایشاتی داشتند مبنی بر اینکه بار دیگر نیاز به یک تقویت بخشی و حضور در میدان داریم. 

وي افزود: سازمان تبلیغات اسلامی و ستاد جبهه فرهنگی انقلاب اسلامی براي جامه عمل پوشاندن به فرمایشات مقام معظم رهبري به
صحنه آمدند و عملیات شهید سلیمانی را طراحی و به استان ها ابلاغ کردند. از هفته گذشته هر روز گروه هاي مختلف مردمی را

 
دعوت و این عملیات را برایشان تبیین می کنیم. 

مدیرکل تبلیغات اسلامی هرمزگان تصریح کرد: بخش عمده کار ما با گروه هاي مردمی است چراکه عملیات، عملیاتی مردمی است و
در حال تلاش هستیم تا ظرفیت هاي مردمی اعم از شبکه روحانیت، هیئت هاي مذهبی، مداحان اهل بیت، انجمن هاي اسلامی،

 
بانوان فرهیخته دینی، فرهنگی و اجتماعی، دانش آموزان، کارگران، کارمندان و ... را فعال کنیم. 

انصاري راد عنوان کرد: ظرفیت اطلاع رسانی و آگاه سازي به مردم توسط اصحاب رسانه نیز در این عملیات از اهمیت بالایی برخوردار
است. این عملیات در حقیقت در 8 محور اجرا می شود، هر محور نیز اقداماتی زیرمجموعه اي را در بر می گیرد. جریان اول، پویش
مردمی «به یاد حاج قاسم» است، اگرچه جامعه امروزي ما نسبت به شهید سلیمانی شناخت و ارادت دارد و راهش را طی می کند اما

براي بیان زوایاي دیگر زندگی این شهید که کمتر به آن پرداخته شده نیاز به این پویش مردمی داریم. 



وي ادامه داد: می خواهیم کاري کنیم در مدت اجراي این عملیات از مرکز استان هرمزگان تا آخرین روستاها همه به یاد حاج قاسم
باشند، به دلیل برکت نام این شهید و حماسه اي که آفرید و اقدامات عملی که در سطح منطقه انجام داد. ما براي پیشبرد و تقویت

 
این پویش مردمی به همراهی رسانه ها نیز نیاز داریم. 

مدیرکل تبلیغات اسلامی هرمزگان اضافه کرد: جریان دوم، مواسات و همدلی و کمک هاي مؤمنانه است که توسط مقام معظم رهبري
پایه ریزي شد و این فرهنگ دیرینه ما جانی تازه گرفت. برخی مواسات را با مساوات اشتباه می گیرند، مواسات یعنی ازآنچه نیاز داریم

 
به نیازمندان بدهیم و ما می خواهیم در این عملیات مواسات را محل محور کنیم. 

انصاري راد بیان کرد: جریان سوم، همکاري با حوزه بهداشت و درمان است، راه اندازي ستادهاي مدافعان سلامت در همه محلات از
اقداماتی است که در این جریان انجام می دهیم. جریان چهارم آموزش همگانی است که بسیار مورد تأکید مقام معظم رهبري بود. در
راستاي پیشبرد این جریان ستاد مدافعان سلامت ما از کارشناسان بهداشت و درمان دعوت می کند تا با حفظ پروتکل هاي بهداشتی
و فاصله اجتماعی آموزش هایی به گروه هاي مختلف مردمی داشته باشند و این دوره هاي آموزشی را اطلاع رسانی خواهیم کرد.

 
آموزش هاي محله به محله می تواند بسیار اثربخش باشد. 

مدیرکل تبلیغات اسلامی هرمزگان افزود: جریان پنجم، دعا و استغاثه عمومی است، که باید از روز اول شیوع کرونا، این جریان را ایجاد
می کردیم. ما به «لا مُؤثّر فِی الوُجود الاِّ االله» معتقدیم چراکه مؤثر واقعی در عالم وجود خداست. برگی از درخت نمی افتد مگر به اذن

 
الهی، لذا در کنار رعایت کلیه پروتکل هاي بهداشتی و درمانی، نیاز به دعا و استغاثه داریم. 

وي عنوان کرد: جریان ششم عملیات شهید سلیمانی، روایت جهاد است. اگر خاطرات 8 سال دفاع مقدس روایت نمی شد و جهادگران
روایتی چون شهید آوینی و امثال او نبودند ما اصلاً خاطراتی از جبهه نداشتیم و در مواجهه با این ویروس نیز باید روایت جهاد داشته

 
باشیم. 

مدیرکل تبلیغات اسلامی هرمزگان بیان کرد: این نقش بیشتر متوجه اصحاب رسانه است و در این زمینه می توانند فعالیت هاي خوبی
داشته باشند. خاطرات مدافعان سلامت، روحانیون و اهالی رسانه و بسیاري افرادي که در این زمینه جان فشانی کردند باید نوشته

 
شوند. همان طور که در ادبیان دفاع مقدس همه خاطرات جنگ ثبت شده است. 

انصاري راد در پایان اظهار کرد: جریان هفتم این عملیات مطالبه گري معتبر و اثربخش است، متأسفانه جریان مطالبه گري در استان
هرمزگان بسیار ضعیف بوده و باید تقویت شود. در این عملیات باید جریان سازي هایی با کمک رسانه ها صورت بگیرد تا مطالبه گري
معتبر و سازنده پررنگ تر شود. جریان هشتم نیز، تسهیل گري درزمینهٔ اشتغال است و می توان در تعامل با دستگاه هاي اجرایی و

 
بنیادهاي مختلف این مسئله را دنبال کرد. 

انتهاي پیام



همکاري اوقاف با دانشگاه آزاد اردبیل در حوزه دانش بنیان

منبع: خبرگزاري قرآنشماره خبر:  185  |  تاریخ: 1399/08/26

مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان اردبیل، با اشاره به اینکه دانشگاه آزاد اسلامی فناوري و مهارت را در کنار آموزش قرار داده
است، افزود: این اداره آمادگی مشارکت با این دانشگاه در حوزه دانش بنیان را دارد.

مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان اردبیل، با اشاره به اینکه دانشگاه آزاد اسلامی فناوري و مهارت را در کنار آموزش قرار داده

 
است، افزود: این اداره آمادگی مشارکت با این دانشگاه در حوزه دانش بنیان را دارد. 

به گزارش ایکنا از اردبیل، حجت الاسلام والمسلمین مهدي
ستوده، مدیرکل اداره اوقاف و امور خیریه استان اردبیل، 26 آبان
ماه در بازدید از توانمندي هاي دانشگاه آزاد اسلامی اردبیل،
اظهار کرد: طی بازدیدي که از واحد ها و معاونت هاي دانشگاه
آزاد اسلامی اردبیل داشتیم، توانسته اند در حوزه دانش بنیان

 
اقدامات ستودنی انجام دهند. 

وي افزود: این دانشگاه فناوري و مهارت را در کنار آموزش قرار

 
داده است که به نگاه مدیریتی بسیار قوي آن بر می گردد. 

مدیرکل اداره اوقاف و امور خیریه استان، پس از بازدید از سراي فناوري هاي نرم واحد اردبیل، گفت: در این سرا کارکرد خوبی در
فضاي مجازي صورت گرفته است که با توجه به توان تولید نرم افزار و محتواي الکترونیک می تواند به یک قطب دیجیتال در کشور

 
تبدیل شود. 

ستوده، در خصوص فعالیت هایی انجام یافته در سراي نوآوري و مراکز رشد دانشگاه آزاد اسلامی اردبیل، گفت: در این سرا با استفاده
از علم و دانش، شرکت هاي دانش بنیان تشکیل شده است که می تواند یک الگو براي سایرین باشد، چرا که آموزش عمل و اقتصاد را

 
در کنار هم قرار داده است و این نشان از حرکت به سمت جهش تولید با نگاه دانش بنیان دارد. 

وي با بیان اینکه واحد اردبیل در بحث اشتغال زایی به سرعت ورود پیدا کرده است، گفت: عملکرد دانشگاه آزاد اردبیل باعث می شود

 
این دانشگاه در بین معدود دانشگاه هاي طراز انقلاب دیده شود که همسو با فرمایش مقام معظم رهبري است. 

مدیرکل اوقاف و امورخیریه استان اردبیل، با اشاره به نگاه جدید شکل گرفته در دانشگاه آزاد اسلامی اردبیل، گفت: با فعالیت هاي به

 
عمل آمده بسترسازي مناسبی براي افراد خلاق و مستعد صورت گرفته و ظرفیت هاي خوبی در اختیار آن ها قرار داده شده است. 

وي هدف از این بازدید را بررسی اشتراکات دو دستگاه اوقاف و دانشگاه جهت هدف گذاري مشترك دانست و افزود: دانشگاه آزاد
اسلامی اردبیل طبق فرمایش مقام معظم رهبري به سمت شرکت هاي دانش بنیان، اشتغال زایی و تولید محوري گرایش پیدا کرده
است که باعث ایجاد اشتراك با اداره اوقاف و امور خیریه می شود و لذا در آینده نزدیک از علم، دانش و دانایی این واحد در ظرفیت



 
هاي اداره اوقاف و امور خیریه استفاده خواهیم کرد. 

انتهاي پیام



نگاهی به فعالیت هاي کمیته امداد امام خمینی(ره) لرستان در روزهاي

کرونایی

منبع: خبرگزاري قرآنشماره خبر:  186  |  تاریخ: 1399/08/26

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی(ره) لرستان گفت: با شیوع بیماري کرونا این مرکز فعالیت خود را بر حمایت از خانواده هاي
تحت پوشش به ویژه خانواده هاي آسیب دیده ناشی از کرونا متمرکز کرد که در این راستا برنامه هایی از جمله توزیع غذاي

گرم، بسته هاي حمایتی و مواد ضدعفونی اجرا شد.

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی(ره) لرستان گفت: با شیوع بیماري کرونا این مرکز فعالیت خود را بر حمایت از خانواده هاي
تحت پوشش به ویژه خانواده هاي آسیب دیده ناشی از کرونا متمرکز کرد که در این راستا برنامه هایی از جمله توزیع غذاي گرم،

 
بسته هاي حمایتی و مواد ضدعفونی اجرا شد. 

به گزارش ایکنا از لرستان، به نقل از روابط عمومی کمیته امداد
امام خمینی(ره) لرستان، جاسم محمدي فارسانی، مدیرکل
کمیته امداد امام خمینی(ره) لرستان، 26 آبان ماه در تشریح
فعالیت هاي این مرکز در دوران شیوع کروناویروس، گفت: با
شیوع بیماري کرونا کمیته امداد امام خمینی(ره) لرستان فعالیت
خود را بر حمایت از خانواده هاي تحت پوشش به ویژه خانواده
هاي آسیب دیده ناشی از کرونا متمرکز کرد که در این راستا
برنامه هایی از جمله توزیع غذاي گرم، بسته هاي حمایتی و مواد

 
ضدعفونی اجرا شد. 

وي با اشاره به اجراي طرح «کمک مؤمنانه» افزود: طی فرمایشاتی که رهبر معظم انقلاب خواستار مشارکت همگانی در طرح «مواسات
و کمک مؤمنانه» شدند، کمیته امداد استان نیز در این طرح مشارکت خوبی داشت و طی چند مرحله طرح کمک مؤمنانه از سوي این

 
مرکز در سطح استان اجرا شد. 

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی(ره) استان لرستان اضافه کرد: در مرحله دوم کمک هاي مؤمنانه بیش از 540 هزار پرس غذاي گرم

 
و 46 هزار و 500 بسته غذایی به ارزش 17 میلیارد تومان بین نیازمندان و مددجویان استان لرستان توزیع شد. 

محمدي فارسانی افزود: همچنین در مرحله سوم «ایران همدل» و «کمک مؤمنانه» کمیته امداد در سه بخش اشتغال، تأمین جهیزیه

 
مددجویان و درمان بیماران فعالیت می کند. 

انتهاي پیام



آماده همکاري در بخش هاي مختلف تدبیر اخیر رئیس جمهوري هستیم

منبع: روزنامه صبح اقتصادشماره خبر:  187  |  تاریخ: 1399/08/26

به گزارش واحد سیاسی خبرگزاري صبح اقتصاد سردار غلامرضا سلیمانی رئیس سازمان بسیج مستضعفین صبح دوشنبه در
نشستی خبري که به مناسبت فرارسیدن هفته بسیج برگزار شد، با بیان اینکه «41 سال از عمر شجره طیبه الهی بسیج می

گذرد و تنها ملت ایران افتخار پرورش این تشکلات بزرگ مردمی را دارد» به ارائه گزارشی از ...

به گزارش واحد سیاسی خبرگزاري صبح اقتصاد سردار
غلامرضا سلیمانی رئیس سازمان بسیج مستضعفین صبح
دوشنبه در نشستی خبري که به مناسبت فرارسیدن هفته
بسیج برگزار شد، با بیان اینکه «41 سال از عمر شجره
طیبه الهی بسیج می گذرد و تنها ملت ایران افتخار پرورش
این تشکلات بزرگ مردمی را دارد» به ارائه گزارشی از

 
نقش (...) 

به گزارش واحد سیاسی خبرگزاري صبح اقتصاد سردار غلامرضا سلیمانی رئیس سازمان بسیج مستضعفین صبح دوشنبه در نشستی
خبري که به مناسبت فرارسیدن هفته بسیج برگزار شد، با بیان اینکه «41 سال از عمر شجره طیبه الهی بسیج می گذرد و تنها ملت
ایران افتخار پرورش این تشکلات بزرگ مردمی را دارد» به ارائه گزارشی از نقش آفرینی بسیج در مواجهه با چالش بیماري ویروس

 
کرونا در کشور پرداخت."آماده همکاري در بخش هاي مختلف تدبیر اخیر رئیس جمهوري هستیم" 

وي اظهار کرد: بسیج همواره تحت فرمان رهبر انقلاب در مواجهه با چالش هاي اساسی به میدان می آید و نقش آفرینی می کند تا
تهدیدات تبدیل به فرصت شود. امسال هفته بسیج را در حالی برگزار می کنیم که ویروس کرونا در همه جهان فراگیر شده است. از
زمان شیوع این بیماري به دلیل دارا بودن تجربه واکسیناسیون سراسري و همچنین مشارکت در طرح سنجش فشار خون در سال
97، در موضوع کرونا در غربالگري و کمک به کادر درمان به میدان آمدیم؛ بیش از 70 میلیون نفر غربالگري شدند و شاهد بودیم که با

 
این همکاري و هم افزایی به میزان زیادي نرخ شیوع کاهش یافت. 

وي افزود: در حوزه تامین ماسک بسیج با پاي کار آوردن شبکه بزرگ مردمی اقدام گسترده اي کرد؛ امروز ظرفیت کارگاه هاي مردمی
بیش از 17 میلیون تولید روزانه است. همچنین با فرمان رهبري نهضت کمک مومنانه را آغاز کردیم و در این زمینه کارنامه درخشانی
از خود بجاي گذاشتیم. در 4 مرحله کمک مومنانه در مجموع بیش از 10 میلیون و 150 هزار بسته معیشتی و بیش از 21 میلیون
پرس غذا در کشور توزیع شد. پنجم آذر ماه نیز به مناسبت هفته بسیج 30 هزار جهیزیه تقدیم زوج هاي جوان خواهیم کرد و
همچنین 500 هزار بسته معیشتی و 700 هزار بسته بهداشتی را در اختیار افراد نیازمند قرار خواهیم داد."آماده همکاري در بخش

 
هاي مختلف تدبیر اخیر رئیس جمهوري هستیم" 

رئیس سازمان بسیج مستضعفین با اشاره به امضاي توافقنامه با وزارت بهداشت در زمینه اجراي طرح تکمیلی شهید سلیمانی با هدف



قطع زنجیره شیوع گفت: در اجراي این طرح از ظرفیت هاي محلی و دستگاه هاي مختلف استفاده می شود. در این طرح گروهاي
بهداشتی با پشتیبانی 54 هزار پایگاه مقاومت بیماران را شناسایی می کنند. بیمارانی که حال وخیمی ندارند در مکان هایی اسکان
داده شده و از لحاظ غذایی و بهداشتی پشتیبانی می شوند و افرادي که حال وخیمی دارند به بیمارستان اعزام می شوند. بیمارانی که
از بیمارستان مرخص می شوند نیز تحت کنترل قرار می گیرند. این طرح از استان خراسان رضوي آغاز شده است و امروز استان فارس

 
هم این طرح را سراسري آغاز می کند. اگر این طرح با همین روال پیش برود امیدواریم که شاهد کاهش نرخ ابتلا در کشور باشیم. 

سردار سلیمانی در ادامه به بیان جزئیات برنامه هاي این سازمان در هفته بسیج پرداخت و گفت: اقدامات بسیج در هفته بسیج با شعار
محوري «بسیج؛ پیشرو خدمت، امید آفرین» است برگزار میشود؛ این برنامه ها با لحاظ پروتکل هاي بهداشتی انجام می شود. براي هر
روز در هفته بسیج برنامه هایی پیش بینی شده است و مهمترین کار را کمک به سلامت مردم می دانیم. طبیعی است که سایر

 
خدمات بسیج هم متناسب با همین شرایط انجام می شود. ما باید جهاد امید آفرینی را بین جوانان گسترش دهیم. 

وي گفت: امروز ما مشکلاتی داریم که با سرپنجه تدبیر ملت ایران حل خواهد شد. در بحث اقتصاد مقاومتی مباحث متعددي را در
ستور کار قرار دادیم که در حوزه عارضه یابی در صنایع متوسط و کوچک و بخصوص اشتغال امسال عملکرد مناسبی داشتیم؛ در قالب
تعاونی هاي مردم یار و اشتغال زا بیش از 22 هزار صندوق تعاونی با تسهیل گري بسیج راه اندازي شده است؛ اسم تعاونی ها امسال
تاکنون موفق به ایجاد بیش از 38 هزار شغل و ایجاد بیش از 9 هزار واحد تولیدي شده اند. همچنین در حوزه ایجاد کارگاه هاي
اقتصاد مقاومی بیش از 1700 کارگاه ایجاد و 897 کارگاه را تسهیل گري کرده ایم."آماده همکاري در بخش هاي مختلف تدبیر اخیر

 
رئیس جمهوري هستیم" 

رئیس سازمان بسیج مستضعفین افزود: در حال حاضر بیش از 42 هزار گروه جهادي در سامانه اطلس جهادي بسیج ثبت نام شده اند
که در عرصه هاي مختلف فعالیت دارند. امسال در مجموع بیش از 10 هزار پروژه محرومیت زدایی را برنامه ریزي کرده بودیم که
حدود 5 هزار پروژه افتتاح و بیش از 2800 پروژه در هفته بسیج افتتاح خواهد شد که احداث هزار واحد مسکونی براي حاشیه نشینان

 
منطقه مراد آباد چابهار استان سیستان و بلوچستان از جمله این پروژه ها است. 

سردار سلیمانی در ادامه در پاسخ به پرسش ایسنا درباره محورهاي همکاري با دولت براي اجراي محدودیت هاي اعلامی از سوي ستاد
کرونا از یکم آذر ماه سال جاري گفت: بسیج در همه عرضه ها فعال است و ما در همه محلات و اقشار حضور داریم و از ابتداي شیوع
ویروس کرونا هماهنگی کامل با وزارت بهداشت داشته ایم؛ سازمان بسیج در قرارگاه عملیاتی حضور دارد. آماده مشارکت در بخشهاي
مختلف تدبیر اخیري هم که ریاست محترم جمهوري انجام دادند، هستیم؛ امیدواریم بتوانیم با کمک مردم شاهد کاهش ابتلا در کشور

 
باشیم. 

وي همچنین در پاسخ به پرسشی درباره کمک بسیج به مهار گرانی ها تصریح کرد: براي کمک به شبکه نظارتی در ابتدا 2500 همیار
نظارت معرفی کردیم و بعد از آن نیز اعلام آمادگی کردیم که درخواست 4000 نفر همیار را دادند. در موضوع کشف انبارهاي احتکار
شده هم بسیج فعال بوده است و توانسته بسیاري از این انبارها را کشف کند. قرار شد کمکی هم به وزارت جهاد کشاورزي بکنیم که
در زمینه توزیع اقلام اساسی مورد نیاز مردم از حمله مرغ و گوشت بسیج اعلام آمادگی کرده است."آماده همکاري در بخش هاي

 
مختلف تدبیر اخیر رئیس جمهوري هستیم" 

رییس سازمان بسیج درباره اجراي گشت هاي محله ور نیز گفت:  با تاکید شوراي امنیت کشور و پیگیري شوراي تامین استان ها،
گشت هاي محله ور رضویون بسیج فعال است و بسترهاي تقویتی براي آنها اندیشیده شده است.



روحانی: کار فرهنگی غیرتشکیلاتی به انجام نمی رسد

منبع: خبرگزاري قرآنشماره خبر:  188  |  تاریخ: 1399/08/26

مدیر ستاد هماهنگی کانون هاي فرهنگی هنري مساجد استان قم، در برنامه صبحگاهی شبکه پنج سیما گفت: یکی از دلایلی
که باعث میشود کار هاي فرهنگی در کشور نیمه بماند این است که به صورت تشکیلاتی انجام نمی گیرد.

مدیر ستاد هماهنگی کانون هاي فرهنگی هنري مساجد استان قم، در برنامه صبحگاهی شبکه پنج سیما گفت: یکی از دلایلی

 
که باعث میشود کار هاي فرهنگی در کشور نیمه بماند این است که به صورت تشکیلاتی انجام نمی گیرد. 

به گزارش ایکنا به نقل از روابط عمومی فهما، حجت الاسلام و المسلمین سعید روحانی، مدیر ستاد هماهنگی کانون هاي فرهنگی
هنري مساجد استان قم با حضور در قاب برنامه «یه روز تازه»، درباره رویداد فهما که در آن استان قم به عنوان پایتخت کانون هاي
فرهنگی هنري مساجد ایران انتخاب شده است، گفت: رویداد فهما به فعالیت هاي فرهنگی هنري در مساجد می پردازد. بعد از این که
مقام معظم رهبري در مهر سال 91، در استان خراسان، به فعالیت هاي فرهنگی هنري مساجد اشاره کرده و فرمودند که باید مساجد

 
از این طریق پذیراي نوجوانان و جوانان باشند، برنامه هاي فرهنگی هنري مساجد شدت بیشتري گرفت. 

وي افزود: این مضاعف کاري ادامه داشت تا بیانیه گام دوم انقلاب که پس از آن، حجت الاسلام ارزانی رئیس ستاد هماهنگی کانون
هاي فرهنگی هنري مساجد کشور طرح فهما را ارائه کردند و در پی آن شبکه ارتباطی بین مساجد شکل گرفت. در حال حاضر

 
مساجد از فعالیت هاي یکدیگر خبر دارند. به عبارتی یک زیست بوم فرهنگی در کشور به وجود آمده است. 

حجت الاسلام روحانی تصریح کرد: در طرح فهما مساجد در 8 محور ارتقاي قرآن و عترت، ساماندهی کار هاي فرهنگی، امور هنري و
ادبی، ترویج کتاب و کتابخوانی، غنی سازي اوقات فراغت، گرامی داشت مناسبت هاي ملی و مذهبی و فضاي مجازي با یکدیگر به
رقابت پرداختند. حداکثر امتیاز هر مسجد 20 هزار بود. در نهایت با مجموع امتیاز هاي به دست آمده براي مساجد استان قم، این
استان با اختلاف بسیار زیاد رتبه نخست را به دست آورد و وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی هم به مدت 2 سال، قم را به عنوان پایتخت

 
فهما معرفی کرد. 

وي ادامه داد: بعد از این رویداد انتظارات از استان قم بالارفته است؛ عامل موفقیت قم در فهما، کار فرهنگی تشکیلاتی بود. به نظرم

 
یکی از دلایلی که باعث میشود کار هاي فرهنگی در کشور نیمه بماند این است که به صورت تشکیلاتی انجام نمی گیرد. 

این کارشناس مذهبی و فرهنگی با اشاره به طرح تعالی مساجد اظهار کرد: توانمند سازي در سرلوحه فعالیت هاي ما قرار دارد. مسجد،
مدرسه و خانواده، فرزندان را با علم و اولیا پیوند میزند. کار مسجد خانواده محور است. از طرفی باتوجه به فرموده مقام معظم رهبري و
تاکید ایشان به فرهنگسازي از دل مهدکودك ها، استان قم پیش قدم شده تا محتواي فرهنگی در آموزش هاي مهدکودك هاي

 
مساجد را غنی کند. طرح سه شنبه هاي تکریم هم به تجلیل از رویداد هاي ارزشی در کشور اختصاص دارد. 

وي تاکید کرد: با شروع کرونا برنامه هاي ما تغییر کردند، اما کاهش نیافتند؛ خلاقیت و نوآوري هاي لازم براي ورود برنامه ها به بستر
مجازي صورت گرفت. خوشبختانه کلاس تفسیري که در حالت عادي و حضوري 6 هزار عضو داشت الان در بستر مجازي 36 هزار

عضو دارد. 



مدیر ستاد هماهنگی کانون ها فرهنگی هنري مساجد استان قم تصریح کرد: مساجد کشور امسال در بخش هاي سرود، فیلم، هنر
هاي تجسمی، کارآفرینی و فناوري، قرآن و عترت، دانش، رسانه و همدلی با یکدیگر رقابت می کنند تا پس از کسب امتیاز از داور هاي

 
استانی و سپس داوران ملی، شهر واجد شرایط به عنوان پایتخت فهما در سال آینده معرفی شود. 

برنامه «یه روز تازه» کاري از گروه اجتماعی شبکه پنج سیماست که با اجراي وحید رونقی، فریبا باقري و حافظ کاظم زاده روز هاي

 
شنبه تا چهارشنبه ساعت 7 صبح روي آنتن می رود. 

انتهاي پیام



طرح «ایران قوي»، جریان سازي فرهنگی در بستر فضاي مجازي است

منبع: خبرگزاري قرآنشماره خبر:  189  |  تاریخ: 1399/08/26

مدیر ستاد هماهنگی کانون هاي فرهنگی ــ هنري مساجد استان کرمانشاه گفت: اجراي طرح ملی «ایران قوي» منجر به
جریان سازي فرهنگی در فضاي مجازي خواهد شد و اجراي آن زمینه تولید محتوا در بستر این فضا را براي بچه هاي مسجد

را فراهم می کند.

مدیر ستاد هماهنگی کانون هاي فرهنگی ــ هنري مساجد استان کرمانشاه گفت: اجراي طرح ملی «ایران قوي» منجر به جریان
سازي فرهنگی در فضاي مجازي خواهد شد و اجراي آن زمینه تولید محتوا در بستر این فضا را براي بچه هاي مسجد را فراهم می

 
کند. 

به گزارش ایکنا از کرمانشاه، حجت الاسلام افشین کلات پور،
مدیر ستاد هماهنگی کانون هاي فرهنگی ــ هنري مساجد
استان کرمانشاه بعد از ظهر امروز، 26 آبان در دیدار با بهرام
فاضلی زاد، مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان کرمانشاه با
ارائه گزارشی از آغاز دومین رویداد فهما (طرح ملی ایران قوي)،
اظهار کرد: روزشمار 90 روزه رویداد دومین فهما با بارگذاري فرم
ها و فرآیند آن در سامانه بچه هاي مسجد از پنجشنبه، 22 آبان
آغاز شد و تا سالروز پیروزي انقلاب اسلامی مصادف با میلاد

 
حضرت فاطمه(س) ادامه دارد. 

وي افزود: رویداد فهما در سال 99 با تأکید بر بیانات مقام معظم رهبري که فرمودند: «تنها راه ملت ایران قوي شدن است» با عنوان
(طرح ملی ایران قوي) در گام دوم انقلاب با موضوعات «قرآن و سیره اهل بیت(ع)»، «مسجد و گام دوم انقلاب»، «پیشرفت و امید به

 
آینده» و «مقاومت و عزت ایرانی» برگزار می شود. 

حجت الاسلام کلات پور تصریح کرد: در این رویداد سه شبستان فرهنگ، هنر و نوآوري متشکل از 12 رواق با نام هاي «نور، دانش،
کتاب، همدلی، رسانه، سرود، نمایش، فیلم، ترنج، قلم، کارآفرینی و فن آوري» پیش بینی شده که در مجموع داراي 20 هزار امتیاز

 
است. 

مدیر ستاد هماهنگی کانون هاي فرهنگی ــ هنري مساجد استان کرمانشاه گفت: تشکیل ستاد خبري رویداد فهما با عضویت
خبرنگاران و نمایندگان خبرگزاري ها و جراید با بهره گیري از پیام رسان هاي داخلی، برگزاري نشست خبري همزمان با نخستین روز
از ارزیابی 90 روزه این طرح به شیوه مجازي، بهره گیري از شبکه استانی زاگرس و صداي استان در راستاي تشریح برنامه و اهداف آن

 
در گام نخست به انجام رسیده است. 



وي اظهار کرد: با توجه به گسترش بیماري کرونا و محدودیت در برگزاري اجتماعات و دورهمی هاي بچه هاي مسجد، دوین رویداد
فهما این تهدید را به فرصت تبدیل کرده و با توجه به تأکیدادت مقام معظم رهبري بر اهمیت فضاي مجازي، تمرکز خود را بر این فضا

 
گذاشته تا از این طریق بستري براي حضور فعال و مؤثر بچه هاي مسجد در این حوزه فراهم شود. 

حجت الاسلام کلات پور با اشاره به اینکه اعضاي کانون هاي فهما در استان کرمانشاه با تمرکز بر بخش هاي پیش بینی شده در
شبستان ها و رواق هاي طرح ملی ایران قوي می توانند به تولید محتوا بپردازند، افزود: این طرح شامل رشته هاي سرود، تئاتر، قرآن

 
است همچنین در بستر این طرح شاعران، نویسندگان، هنرمندان و کارآفرینان مسجدي معرفی می شوند. 

مدیر ستاد هماهنگی کانون هاي فرهنگی ــ هنري مساجد استان کرمانشاه گفت: بچه هاي مسجد می توانند در قالب این طرح به

 
تولید محتوا و راه اندازي کسب وکار بپردازند و در بستر سامانه بچه هاي مسجد و پیام رسان هاي داخلی اقدام کنند. 

وي در پایان بیان کرد: در اولین رویداد فهما، استان کرمانشاه قریب به 2 میلیون امتیاز کسب کرد و با افزایش 8 هزار نفري اعضاي

 
کانون ها جمعیت بچه هاي مسجد در استان کرمانشاه به 30 هزار نفر رسیده است. 

انتهاي پیام



امضاي تفاهم نامه همکاري میان بانک دي، سازمان اقتصادي کوثر و شرکت

سرمایه گذاري شاهد
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مدیران بانک دي، سازمان اقتصادي کوثر و شرکت سرمایه گذاري شاهد به منظور ایجاد هم افزایی بیشتر در فعالیت هاي
اقتصادي و استفاده بهینه از ظرفیت هاي موجود، تفاهم نامه همکاري مشترك امضا کردند.

مدیران بانک دي، سازمان اقتصادي کوثر و شرکت سرمایه
گذاري شاهد به منظور ایجاد هم افزایی بیشتر در فعالیت
هاي اقتصادي و استفاده بهینه از ظرفیت هاي موجود،

 
تفاهم نامه همکاري مشترك امضا کردند. - اخبار بازار - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم، روابط عمومی بانک دي اعلام
کرد: در مراسم امضاي این تفاهم نامه که در محل بانک
دي و با حضور مدیرعامل، رییس هیئت مدیره و اعضاي
هیئت مدیره بانک، مدیرعامل شرکت سرمایه گذاري شاهد،
معاون سازمان اقتصادي کوثر و جمعی از مدیران ارشد هر

 
سه سازمان برگزار شد بر تقویت و توسعه ظرفیت هاي همکاري این سه مجموعه تاکید شد. 

برات کریمی، مدیرعامل بانک دي در این مراسم با اشاره به ظرفیت هاي گسترده شرکت هاي زیرمجموعه بنیاد شهید و امور
ایثارگران، امضاي این تفاهم نامه را عامل مهمی در انسجام و همدلی بیشتر میان مجموعه هاي اقتصادي تحت مدیریت بنیاد شهید
دانست و گفت: با ایجاد فضاي مشترك همکاري میان این مجموعه ها نتایج بهینه تري از فعالیت ها حاصل خواهد شد و منافع آن

 
براي خانواده معزز شهدا و جامعه بزرگ ایثارگري و تمامی ذینفعان بنیاد شهید بسیار مطلوب خواهد بود. 

وي، هم راستایی و عملکرد منسجم و یکپارچه مجموعه هاي اقتصادي بنیاد شهید و امور ایثارگران را از مهم ترین برنامه ها و اولویت
هاي مهندس اوحدي، رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران دانست و گفت: خوشبختانه با انعقاد این تفاهم نامه، گام مهمی در راستاي

 
تحقق این برنامه برداشته شد و امیدواریم امور مربوط به اجراي بندهاي این تفاهم نامه نیز به سرعت عملیاتی شود. 

کریمی با اظهار امیدواري از نتایج مطلوب اجراي این تفاهم نامه، افزود: بانک دي ظرفیت هاي بسیار زیادي در حوزه مالی و اقتصادي
دارد که با اجراي این تفاهم نامه، تمامی این ظرفیت ها به صورت هدفمند در اختیار سازمان اقتصادي کوثر و شرکت سرمایه گذاري

 
شاهد قرار خواهد گرفت. 

مدیرعامل بانک دي با اشاره به ابزارهاي مالی مناسب بانک دي براي توسعه فعالیت هاي اقتصادي در سازمان اقتصادي کوثر و شرکت
سرمایه گذاري شاهد گفت: هر سه مجموعه در حوزه اقتصادي توانمند هستند و می توانند با اقدامات مشترك، به تقویت ظرفیت هاي

 
یکدیگر، رضایت هر چه بیشتر خانواده معظم شهداء و جامعه بزرگ ایثارگري و شکوفایی اقتصاد کشور کمک کنند. 



غلامرضا خلیل ارجمندي، رییس هیئت مدیره بانک دي نیز در این نشست با ابراز خرسندي از انعقاد تفاهم نامه همکاري میان این
بانک با سازمان اقتصادي کوثر و شرکت سرمایه گذاري شاهد گفت: این تفاهم نامه در راستاي بهینه سازي زنجیره ارزش موجود در

 
زیرمجموعه هاي اقتصادي بنیاد شهید و امور ایثارگران عملیاتی شده و قطعا نتایج مطلوبی به همراه خواهد داشت. 

رییس هیئت مدیره بانک دي با تاکید بر این که نباید در یک مجموعه واحد، فعالیت هاي اقتصادي موازي شکل بگیرد، افزود: با عقد
این تفاهم نامه، تمامی فعالیت هاي اقتصادي این سه مجموعه متمرکز خواهد شد و ظرفیت هاي موجود در بخش هاي مختلف در

 
راستاي منافع هر سه سازمان به کار گرفته می شود. 

وي، افزایش بهره وري و سوددهی بیشتر فعالیت هاي اقتصادي زیرمجموعه هاي بنیاد شهید و امور ایثارگران را یکی از مهم ترین
خواسته هاي سهامداران و خانواده معزز شهدا و جامعه بزرگ ایثارگري دانست و گفت: با انعقاد این تفاهم نامه، رضایت خانواده معظم

 
شهدا و جامعه بزرگ ایثارگري تا حد زیادي محقق خواهد شد و انسجام قابل توجهی میان هر سه مجموعه شکل خواهد گرفت. 

ارسلان فتحی پور، مدیرعامل شرکت سرمایه گذاري شاهد نیز در این جلسه ضمن قدردانی از فراهم سازي مقدمات انعقاد این تفاهم
نامه گفت: ظرفیت هاي مجموعه هاي اقتصادي بنیاد شهید و امور ایثارگران با این اقدام فعال خواهد شد که نتیجه آن به نفع خانواده

 
معزز شهدا و جامعه بزرگ ایثارگري است. 

وي افزود: مدیریت بانک دي و سازمان اقتصادي کوثر با همراهی شرکت سرمایه گذاري شاهد می توانند در قالب یک کنسرسیوم فعال

 
و توانمند، نه تنها سوددهی پروژه هاي خود را افزایش دهند، بلکه در بازار سرمایه نیز نقش آفرین باشند. 

بهرام فیضی پور، معاون سازمان اقتصادي کوثر نیز در این نشست با قدردانی از تلاش هاي انجام شده براي به نتیجه رسیدن این تفاهم
نامه گفت: از این پس با انعقاد این تفاهم نامه می توانیم شاهد انسجام و یکپارچگی بیشتر در فعالیت هاي مجموعه هاي اقتصادي

 
بنیاد شهید و امور ایثارگران باشیم. 

وي با تاکید بر این که اجراي مفاد این تفاهم نامه، آینده روشنی را براي هر سه مجموعه به ارمغان خواهد آورد، افزود: افزایش بهره
وري و سودآوري نه تنها می تواند موجب ارتقاي هر سه مجموعه شود، بلکه تجربه بسیار موفقی از همکاري و هم افزایی را نیز به

 
نمایش می گذارد. 

گفتنی است، برنامه ریزي براي حمایت و تقویت سهام شرکت هاي وابسته به بنیاد شهید و امور ایثارگران، تسریع در تکمیل طرح
هاي نیمه تمام در حال اجراء، مدیریت اختصاصی ثروت و دارایی ها درگروه و ایجاد زنجیره ارزش، هم افزایی در ایجاد خدمات ارزش
افزوده براي دارایی ها و مدیریت بدهی گروه، ایجاد نهادهاي مالی جدید و مورد نیاز با مشارکت طرف هاي تفاهم نامه و استفاده از
ظرفیت هاي شرکت هاي کارگزاري، بیمه و صرافی در اجراي بهینه موضوع تفاهم نامه به منظور ارائه خدمات مطلوب و ایجاد
بسترلازم براي توسعه سرمایه گذاري و اشتغال با اولویت بکارگیري فرزندان خانواده هاي معزز شهدا و جامعه بزرگ ایثارگري از مهم

ترین اهداف این تفاهم نامه است.



دستگاه هاي اجرایی استان بوشهر براي پرداخت بدهی از ظرفیت ''تهاتر''

استفاده کنند
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گروه استان ها ــ استاندار بوشهر با اشاره به ابلاغ بخشنامه تسویه و تهاتر بدهی هاي دستگاه هاي اجرایی به اشخاص حقیقی
و حقوقی غیردولتی گفت: باید مطالبات مالیاتی و پیمانکاران طرح هاي مختلف دستگاه هاي اجرایی استان بوشهر از طریق

تهاتر تسویه شود.

گروه استان ها ــ استاندار بوشهر با اشاره به ابلاغ بخشنامه
تسویه و تهاتر بدهی هاي دستگاه هاي اجرایی به اشخاص
حقیقی و حقوقی غیردولتی گفت: باید مطالبات مالیاتی و
پیمانکاران طرح هاي مختلف دستگاه هاي اجرایی استان

 
بوشهر از طریق تهاتر تسویه شود. - اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از بوشهر، عبدالکریم گراوند
ظهر امروز در جلسه شوراي برنامه ریزي و توسعه استان
بوشهر با تاکید بر توجه به نظام بهره وري به ویژه در عرصه
اجراي طرح هاي آبیاري نوین نخلستان هاي دشتستان

اظهار داشت: اکنون طرح هاي آبیاري نوین در اراضی نخیلات دشتستان در حال اجرا است که باید در این عرصه از نظام بهره وري

 
استفاده شود. 

وي، با اشاره به اجراي طرح نوین آبیاري در اراضی نخیلات آب پخش به مساحت 170 هکتار خاطر نشان کرد: در اجراي طرح هاي

 
آبیاري نوین نخلستان، میلیاردها تومان سرمایه گذاري می شود که توجه به نظام بهره روي در این عرصه بسیار مهم است. 

استاندار بوشهر با اشاره به تشریح فرآیندهاي تسویه بدهی دستگاه هاي اجرایی از طریق سامانه تهاتري افزود: دستگاه هاي اجرایی
استان بوشهر باید از طریق تهاتر نسبت به تسویه بدهی خود به پیمانکاران و مجریان طرح هاي عمرانی و بدهی هاي مالیاتی اقدام

 
کنند. 

گراوند با تاکید بر تشکیل جلسه ویژه تخصصی براي بررسی وضعیت تهاتر دستگاه هاي اجرایی و نحوه جذب اعتبارات تخصیصی
تصریح کرد: در استان بوشهر پروژه هاي متعدد عمرانی در حال اجرا است که باید از اعتبارات ابلاغی براي تسریع در اجرایی آنها اقدام

 
کرد. 

وي، با اشاره به اجراي پروژه ساختمان دانشکده دندان پزشکی بوشهر تاکید کرد: این پروژه روند اجرایی آن مطلوب است که بر اساس

 
برنامه زمانبندي مورد بهره برداري قرار می گیرد. 

 
استاندار بوشهر: ساختارهاي تشویقی براي افزایش درآمدهاي مالیاتی تعیین شود 



 
20میلیارد تومان اعتبار ویژه "جهش تولید" در استان بوشهر پرداخت شد 

 
260 میلیارد تومان براي اجراي طرح هاي اشتغال زایی روستایی در استان بوشهر پرداخت شد 

استاندار بوشهر بررسی وضعیت تمامی پروژه هاي عمرانی را مورد تاکید قرار داد و بیان کرد: هر چند ویروس منحوس کرونا، مشکلاتی

 
در اجراي طرح ها و برنامه ها فراهم کرده ولی باید نسبت به تسریع اجراي این طرح ها با رعایت پروتکل بهداشتی اقدام شود. 

گراوند با قدردانی از تلاش مدیران دستگاه هاي اجرایی استان بوشهر که در شرایط سخت مالی و کرونایی با تلاش شبانه روزي برنامه
ها را اجرا می کنند گفت: براي استفاده از بهره وري باید برنامه هاي آموزشی مورد توجه قرار بگیرد.



سردار سلیمانی: مهمترین فصل همکاري مشترك، اشتغال مولد است/ بختیاري:

امروز جهاد ما در سنگر تولید، اقتصاد مقاومتی و دفاع از اقتصاد است
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جلسه ویدئو کنفرانس گزارش مرحله اول عملکرد تفاهنامه مشترك کمیته امداد امام خمینی(ره) با سازمان بسیج مستضعفین
در راستاي ایجاد اشتغال پایدار و توانمند سازي محرومین در 6 استان به صورت پایلوت با حضور مرتضی بختیاري و سردار

سلیمانی برگزار شد.

جلسه ویدئو کنفرانس گزارش مرحله اول عملکرد تفاهنامه
مشترك کمیته امداد امام خمینی(ره) با سازمان بسیج
مستضعفین در راستاي ایجاد اشتغال پایدار و توانمند
سازي محرومین در 6 استان به صورت پایلوت با حضور

 
مرتضی بختیاري و سردار سلیمانی برگزار شد. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ جلسه ویدئو
کنفرانس گزارش مرحله اول عملکرد تفاهنامه مشترك
کمیته امداد امام خمینی(ره) با سازمان بسیج مستضعفین
در راستاي ایجاد اشتغال پایدار و توانمند سازي محرومین
در 6 استان به صورت پایلوت (مازندران، گیلان، چهارمحال
و بختیاري، خراسان جنوبی، کرمان و آذربایجان شرقی) با

 
حضور روساي کمیته امداد امام خمینی(ره) و سازمان بسیج مستضعفین برگزار شد. 

سردار سلیمانی رئیس سازمان بسیج مستضعفین در این جلسه با اشاره به اینکه بسیج و کمیته امداد امام خمینی(ره) دو اداره نبوده و
بلکه دو نهاد انقلابی هستند، گفت: رهبري توصیه فرمودند بایکدیگر هم افزایی و تعامل داشته باشیم و این کار بزرگ را با هدف تحقق

 
اهدف بیانیه گام دوم انقلاب اسلامی که همان تحقق دولت اسلامی و تمدن سازي است، انجام می دهیم. 

وي با بیان اینکه تحقق دولت اسلامی در بعد اقتصاد زیر مجموعه نظریه اقتصاد مقاومتی است، اظهار داشت: مهمترین فصل این
موضوع اشتغال مولد است که براي اینکه این کار جامعه عمل به خود بگیرد باید به صورت مرتب نظارت و گزارش گیري لازم را از

 
استان ها داشته باشیم. 

رئیس سازمان بسیج مستضعفین عنوان کرد: لازم است تیم هاي مشترکی از سپاه و کمیته امداد امام خمینی(ره) به صورت میدانی بر

 
روند کار نظارت کنند و همه ظرفیت هاي استان را براي تحقق این کار مهم پاي کار بیاورند. 

سردار سلیمانی با اعلام اینکه این طرح جزو اولویت هاي ما در سازمان بسیج مستضعفین و کمیته امداد امام خمینی(ره) خواهد بود،

 
تصریح کرد: بهترین کار این است که خود خانواده توانمند شده و اشتغال داشته باشد. 

در ادامه این جلسه مهندس مرتضی بختیاري رئیس کمیته امداد امام خمینی(ره) با تقدیر از برگزاري جلسه ویدئو کنفرانس توسط



سازمان بسیج مستضعفین و زحمات بسیج سازندگی و معاونت اشتغال و خودکفایی کمیته امداد امام خمینی(ره) عنوان کرد: پیش
بینی می شود با همت دوستان در سپاه، کمیته امداد امام خمینی(ره)، ستاد اجرایی فرمان حضرت امام(ره)، بنیاد مستضعفان، آستان

 
قدس رضوي و بسیج مستضعفین است در سال 99، بیش از 700 هزار شغل ایجاد خواهد شد. 

وي با اشاره به تاکید رهبر معظم انقلاب اسلامی در اثر بخشی عملی این اقدامات، ادامه داد: به نظر می رسد که این اقدام که با محور

 
اقتصاد مقاومتی در استان هاي پایلوت در حال انجام است قطعا در کشور می تواند حرکت بزرگی را به وجود بیاورد. 

مهندس بختیاري در ادامه تاکید کرد: خواسته رهبر انقلاب این است که ما چشم به بیرون نداشته باشیم و از ظرفیت هاي بسیار زیاد
داخلی بهره ببریم که می توانم بگویم امروز همه نهاد هاي انقلابی این مهم را انجام داده و درصدد برطرف کردن مشکل اقتصاد کشور

 
هستند. 

رئیس کمیته امداد امام خمینی(ره) با اشاره به اینکه این کار جهاد فی سبیل االله است؛ عنوان داشت: اصل جهاد این است که انقلاب
را از بحران بیرون بیاوریم که امروز جهاد ما در سنگر تولید و اقتصاد مقاومتی و دفاع از اقتصاد است و به نظر می رسد طلیعه بارز و

 
روشنی را در پیش رو داریم و براي سال 1400 باید از همین امروز براي توسعه این کار هدفگذاري هاي لازم را انجام دهیم. 

وي با بیان اینکه می توانیم از خیرین براي برنامه ها استفاده کنیم، گفت: یکی از راهبردهاي اصلی کمیته امداد اشتغال خانگی است و

 
همچنین بر روي اشتغال روستایی نیز برنامه ریزي لازم را در جهت مهاجرت معکوس به روستاها در دست اقدام قرار داده ایم. 

رئیس کمیته امداد امام خمینی(ره) در انتها یادآور شد: بسیجیان عزیز و کمیته امداد امام خمینی(ره) می توانند یاران خوبی براي

 
تحقق فرمایش مقام معظم رهبري در حوزه اقتصاد مقاومتی باشند و می توانیم با تفکر و روحیه جهادي گزارش اقدامات را ارائه دهیم. 

لازم به ذکر است سردار زهرایی رئیس سازمان بسیج سازندگی، دکتر عبدالملکی معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد امام

 
خمینی(ره) و استان هاي پایلوت به ارائه گزارش اقدامات انجام شده پرداختند. 

 
گفتنی است مرحله دوم این تفاهنامه مشترك در هفته بسیج و با مشارکت 6 استان دیگر اجرایی خواهد شد. 

 
انتهاي پیام/ 

منبع: فارس



اگر اعتبارات جذب نشود همه ما به عنوان مسئول مقصر هستیم / جنتی خواستار

همکاري بانک هاي عامل شد

منبع: کبنا نیوزشماره خبر:  193  |  تاریخ: 1399/08/26

مدیر کل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان کهگیلویه و بویر احمد اظهار کرد: با پرداخت و حجم وام براي ساخت مسکن
روستایی علاوه بر ایجاد اشتغال در سطح روستاهاي استان از تراکم خسارت احتمالی مالی و جانی حاصل از بلایاي طبیعی

کاسته می شود .

کبنا ؛مدیر کل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان کهگیلویه و بویر احمد از روند اجرایی و پیشرفت فیزیکی پروژه هاي طرح

 
مسکن اقدام ملی و مسکن محرومین در شهرستان کهگیلویه بازدید کرد. 

به گزارش کبنا نیوز؛ جنتی مدیر کل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان کهگیلویه و بویر احمد به همراه معاونین ضمن ماموریت به
شهرستان کهگیلویه به اتفاق مهندس متقی پور مدیر بنیاد مسکن شهرستان کهگیلویه از روند اجرایی و پیشرفت فیزیکی پروژه هاي
طرح مسکن اقدام ملی و مسکن محرومین در شهرستان کهگیلویه سایتهاي سمغان , شهرك وحدت طولیان (مسکن محرومین

 
روستاهاي قلعه گل , طولیان , و دره لبک )از نزدیک بازدید کردند . 

صیادي معاونت مسکن شهري بنیاد مسکن استان با ارائه گزارشی گفت : از 206 واحد سهمیه شهرستان کهگیلویه با پیگیریهاي انجام
گرفته در فاز اول تعداد 23 بلوك و 46 واحد مسکونی در حال اجرا می باشند که در تعدادي از واحدها عملیات اجرایی فنداسیون به

 
اتمام رسیده و در مرحله دیوار چینی با کیفیت مطلوب است. 

مدیر کل بنیاد مسکن در حاشیه این بازدید از پروژه هاي اقدام ملی با ابراز رضایتمندي از روند پیشرفت اجرایی پروژه ها ضمن

 
راهکاراي لازم جهت تسریع در اتمام پروژه ها بر لزوم توجه به کیفیت پروژه ها نیز تاکید کرد. 

در ادامه جنتی مدیر کل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان به اتفاق هیئت همراه از روند اجراي ساخت و ساز و مقاوم سازي تعدادي

 
از واحدهاي مسکن محرومین روستاهاي قلعه گل، طولیان، و دره لبک در شهرستان کهگیلویه بازدید کردند . 

در این بازدید اصالت زاده معاونت بازسازي و مسکن روستایی بنیاد مسکن با ارائه گزارشی از روند ساخت و ساز پروژه هاي مسکن
محرومین در سطح استان گفت : از 3500 واحد سهمیه مسکن محرومین استان 850 واحد سهمیه شهرستان کهگیلویه بوده که
مراحله اولیه شامل تشکیل پرونده ، معرفی به بانک ، عقد قرارداد با بانک هاي عامل ، پی کنی صورت گرفته و در مرحله فنداسیون و

 
دیوار چینی می باشند . 

در پایان جنتی مدیر کل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان ضمن تاکید وتوصیه هاي لازم گفت : با پرداخت و حجم وام براي ساخت
مسکن روستایی علاوه بر ایجاد اشتغال در سطح روستاهاي استان از تراکم خسارت احتمالی مالی و جانی حاصل از بلایاي طبیعی

 
کاسته می شود . 

وي افزود: لذا اگر این اعتبارات جذب نشود و بهسازي و مقاوم سازي مسکن هاي روستایی و محرومین انجام نشود و هر گونه اتفاق و

 
رخ دادي متوجه مردم شود همه ما به عنوان مسئول مقصر هستیم. 

در پایان مدیر کل بنیاد مسکن ضمن تشکر از همه نهادهاي مرتبط خصوصا بانک هاي عامل در سطح استان خواستار همکاري بیش از
پیش بانک هاي عامل در اعطاي تسهیلات مسکن روستایی خصوصا مسکن محرومین و جذب اعتبارات با بنیاد مسکن انقلاب اسلامی
استان شدند و ابراز امید واري نمودند انشاءاالله بتوانیم با مشارکت مردم و همکاري بانک هاي عامل و مسئولین مرتبط کشوري و

 
استانی سهمه اعتبارات تخصیص داده شده به استان را جذب نمائیم . 

 
تصاویر کوچک 



 
تصاویر بزرگ 

 
اسلاید تصاویر 

 
 

 
 

 
 

 
 





سند حمایت از کودکان در رسانه هاي صوت و تصویر فراگیر منتشر می شود

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  194  |  تاریخ: 1399/08/26

سرپرست اداره کل تنظیم و تدوین مقررات ساترا از انتشار سند حمایت از کودکان در رسانه هاي صوت و تصویر فراگیر خبر
داد.

سرپرست اداره کل تنظیم و تدوین مقررات ساترا از انتشار
سند حمایت از کودکان در رسانه هاي صوت و تصویر

 
فراگیر خبر داد. 

به گزارش خبرگزاري مهر به نقل از روابط عمومی ساترا،
اولین نشست اینترنت امن براي کودکان با همکاري ساترا و
مرکز نوآوري حکمرانی و کارآفرینی اجتماعی هیوادِ نو و با

 
حضور فعالین حوزه خانواده، آموزش و تربیت برگزار شد. 

در این نشست، زهرا روشن دل سرپرست اداره کل تنظیم و
تدوین مقررات ساترا درباره نقش و اهمیت و مسئولیت حمایت از حقوق کودکان در فضاي مجازي و تنظیم گري در تدوین مقررات

 
کودکان و رده بندي سنی مطالبی را بیان کرد. 

روشن دل حمایت ساترا از حوزه کودك را وظیفه این سازمان دانست و با اشاره به موضوع ضابطه مندي درباره نحوه دسترسی این رده
بندي سنی به فضاي مجازي گفت: در آینده اي نزدیک چگونگی حمایت از کودکان از طریق الزامات سند حمایت از کودکان و

 
ابزارهاي پیش بینی شده مانند امکان کنترل فعالیت کودك توسط والدین منتشر می شود. 

وي افزود: ساترا در سند حمایت از کودکان در رسانه هاي صوت و تصویر فراگیر علاوه بر ضوابط محتوایی و حفظ محرمانگی و حریم
خصوصی الزاماتی مانند ایجاد ابزار کنترل والدین، جداسازي دسترسی کودك و بزرگسال به محتواي یک رسانه، حساب مخصوص
کودکان، فرایند گزارش دهی ویژه، تفکیک قابل شناخت محتواي تبلیغات تجاري و تناسب تبلیغات و ممنوعیت هاي تبلیغات را پیش

 
بینی کرده است. 

وي در ادامه علاوه بر تأکید به افزایش سواد رسانه اي در این زمینه به ضرورت رعایت رده بندي سنی به صورت مشترك بین همه

 
پلتفرم ها اشاره کرد. 

سرپرست اداره کل تدوین مقررات در ادامه گفت: در حال حاضر 9 رسانه صوت و تصویر فراگیر با محتواي تخصصی کودك وجود دارد

 
که این عدد درحال افزایش است. همچنین رسانه هاي بزرگسال محوري هم با ارائه محتواي کودك در این زمینه فعال هستند. 

در ادامه این نشست، فعالان حوزه خانواده، آموزش و تربیت حاضر در جلسه به بیان دیدگاه و نظرات خود در زمینه آسیب شناسی
کودك در فضاي مجازي و زمینه هاي حمایت از طریق ابزارهاي فنی و بسترسازي هاي فرهنگی پرداختند.



پرداخت 1500 میلیارد تومان تسهیلات به واحدهاي آسیب دیده از کرونا در

آذربایجان غربی

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  195  |  تاریخ: 1399/08/26

به گزارش خبرگزاري فارس از ارومیه، ابوالفضل عبادي
امروز در نشست خبري اظهار داشت: سهمیه استان در
زمینه تسهیلات واحدهاي آسیب دیده از کرونا یک هزار و
203 میلیارد تومان بود، که با توجه به بالا بودن تعداد
واحدهاي ثبت نامی براي دریافت تسهیلات، این رقم به

 
300 میلیارد تومان افزایش یافت . 

وي تصریح کرد: تا کنون یک هزار و 500 میلیارد تومان

 
تسهیلات به واحدها پرداخت شده است و مابقی مراحل قانونی و روند اداري خود را طی می کنند. 

مدیرکل تعاون کار و رفاه اجتماعی آذربایجان غربی افزود: رویکرد اداره کار تسهیل در امر اشتغال زایی و استفاده بهینه از سامانه هاي

 
الکترونیکی از جمله سامانه اشتغال خانگی،  اشتغال پایدار روستایی و ... براي کاهش مراجعه به ادارات است. 

 
عبادي گفت: بیشترین زمان اتلاف اعطاي مجوز واحدهاي تولیدي را دستگاه هاي اجرایی استان به خود اختصاص داده اند. 

 
وي افزود: آذربایجان غربی رتبه هاي نخست در ایجاد فضاي کسب و کار را در کشور به خود اختصاص داده است. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی آذربایجان غربی با اشاره به هفته کارآفرینی از 26 آبان تا دوم آذرماه، از روند صدور مجوزها و
بروکراسی هاي اداري در حوزه کارآفرینی انتقاد کرد و خاطرنشان کرد: متاسفانه در کشور ما به دلیل تعدد و فهم نادرست از قوانین

 
مشکلات زیادي در پروسه صدور مجوز ایجاد کرده است. 

عبادي افزود: تمام تلاش و رویکرد جدید اداره کل تعاون آذربایجان غربی کاهش بروکراسی اداري و استفاده بهینه از سامانه هاي

 
الکترونیکی از جمله سامانه اشتغال خانگی، اشتغال پایدار روستایی و غیره براي کاهش مراجعه به ادارات است. 

انتهاي پیام/ح



کمند؛ طرح ملی کاربردي براي حمایت از نوآوري و خلاقیت

منبع: سپاهان نیوزشماره خبر:  196  |  تاریخ: 1399/08/26

پیام سپاهان - معصومه ابتکار، معاون رئیس جمهوري در امور زنان و خانواده گفت: اجراي موفق رویداد کمند، یک اقدام
خوب براي حمایت از اشتغالزایی، کارآفرینی، خلاقیت و نوآوري دانشجویان دختر است و بایستی این رویداد در سطح دانشگاه

هاي کشور توسعه یابد.

پیام سپاهان - معصومه ابتکار، معاون رئیس جمهوري در
امور زنان و خانواده گفت: اجراي موفق رویداد کمند، یک
اقدام خوب براي حمایت از اشتغالزایی، کارآفرینی، خلاقیت
و نوآوري دانشجویان دختر است و بایستی این رویداد در

 
سطح دانشگاه هاي کشور توسعه یابد. 

معصومه ابتکار، معاون رئیس جمهوري در امور زنان و
خانواده گفت: اجراي موفق رویداد کمند، یک اقدام خوب
براي حمایت از اشتغالزایی، کارآفرینی، خلاقیت و نوآوري

دانشجویان دختر است و بایستی این رویداد در سطح دانشگاه هاي کشور توسعه یابد. آئین اختتامیه رویداد کمند (کار، مهارت و
نوآوري دانشجویان دختر) دانشگاه هاي استان لرستان، با حضور برخط (مجازي) معصومه ابتکار، معاون رئیس جمهوري در امور زنان و
خانواده و غلامرضا غفاري معاون فرهنگی و اجتماعی وزارت علوم، تحقیقات و فناوري و دکتر خسرو عزیزي رئیس دانشگاه لرستان

 
برگزار شد. 

وي تصریح کرد: هدف ما این است که بسترهاي کار به گونه اي تقویت شوند که تعداد بیشتري از دانشجویان دختر کشور بتوانند در

 
این رویداد اثرگذار، مشارکت داشته باشند. 

ابتکار توضیح داد: از جمله اهداف و برنامه هاي آتی این است که بتوانیم رویدادهاي استارتاپی در حوزه کارآفرینی دانشجویان دختر را

 
در سطح کشور، توسعه دهیم. 

وي بیان کرد: اینکه بیش از 30 درصد از نیروي کار شرکت هاي دانش بنیان در اقتصاد ما را زنان تشکیل می دهند یک دستاورد مهم

 
است و تلاش ما هم این است که مشارکت اجتماعی و اقتصادي زنان گسترش یابد. 

معاون رئیس جمهوري در امور زنان و خانواده ضمن قدردانی از تیم مدیریتی دانشگاه لرستان به خاطر برگزاري رویداد کمند، توضیح
داد: از جمله برنامه هاي رویداد کمند این است که دانشجویان دختر بتوانند توانمندي هاي خود را ارتقاء داده و در همه حوزه ها،

 
موفقیت هاي بیشتري کسب کنند. 

 
ضرورت افزایش مشارکت اجتماعی و اقتصادي دختران دانشجو 

معاون فرهنگی و اجتماعی وزارت علوم، تحقیقات و فناوري در آئین اختتامیه رویداد کمند (کار، مهارت و نوآوري دانشجویان دختر)
دانشگاه هاي استان لرستان، گفت: اجراي رویداد کمند، باعث توسعه کارآفرینی و افزایش مشارکت اجتماعی و اقتصادي زنان در

 
جامعه می شود. 

غفاري در این آیین طی سخنانی اظهار داشت: اجراي رویداد کمند، مرهون این موضوع است که مسئولیت پذیري اجتماعی دانشگاه ها

 
بیشتر از گذشته شود و دانشگاه یک دانشگاه کارآفرین باشد. 

وي بیان کرد: هرچقدر میزان مهارت آموزي و مشارکت اجتماعی و اقتصادي دانشجویان به ویژه دانشجویان دختر، بیشتر شود سریع



 
تر می توان در مسیر توسعه پایدار، گام برداشت. 

غفاري تصریح کرد: اجراي برنامه هایی همچون رویداد کمند (کار، مهارت و نوآوري دانشجویان دختر)، بسترسازي مناسب براي

 
حمایت از خلاقیت ها و نوآوري هاي دانشجویان دختر است و نتایج اجتماعی و اقتصادي مثبتی براي جامعه به دنبال دارد. 

در ابتداي این مراسم، خسرو عزیزي، رئیس دانشگاه لرستان اظهار داشت: اجراي رویداد ملی کمند، در جهت تقویت کارآفرینی و
مهارت آموزي دانشجویان دختر، یک اقدام اثرگذار است که خوشبختانه در دانشگاه لرستان نیز اجرا شده است و در مجموع در سطح

 
کشور، تعداد 10 دانشگاه این رویداد ملی دانشجویی را برگزار کرده.اند. 

عزیزي، افزود: رویکرد وزارت علوم، سوق دادن دانشگاه هاي کشور به سوي دانشگاه هاي کارآفرین است و خوشبختانه در دانشگاه
لرستان نیز اقدامات خوبی در این راستا از جمله: راه اندازي مرکز نوآوري دانشگاه، ایجاد و توسعه پارك علم و فناوري در محل سایت
مرکزي دانشگاه لرستان، ایجاد پژوهشکده زنبور عسل و فرآورده هاي آن، ایجاد مرکز تحقیقات بلوط و ایجاد مزرعه آموزشی و

 
تحقیقاتی پرورش مرغ بومی انجام شده است. 

رئیس دانشگاه لرستان بیان کرد: با اقدامات انجام شده، از بین 275 آزمایشگاه مرکزي در سطح دانشگاه ها، مراکز آموزش عالی و
مؤسسات تحقیقاتی و پژوهشی کشور، آزمایشگاه مرکزي دانشگاه لرستان رتبه 25 را کسب کرده است که این هم یک موفقیت مهم

 
در راستاي تقویت تحقیقات و پژوهش هاي کاربردي در محیط دانشگاهی است. 

وي تشریح کرد: هرچه مهارت آموزي و کارآفرینی را در سطح دانشجویان گسترش دهیم نقش و اثرگذاري دانشگاه براي رفع مشکلات

 
و چالش هاي استانی و منطقه اي، بیشتر خواهد شد. 

رئیس دانشگاه لرستان افزود: حمایت از پایان نامه هاي دانشجویی تقاضامحور نیز در راستاي توسعه کارآفرینی و تحقیقات و پژوهش

 
هاي کاربردي است. 

وي تصریح کرد: بایستی بیش از پیش، همکاري ها و ارتباطات مشترك دانشگاه با بخش هاي اجرایی، خصوصی، صنعتی، اقتصادي و

 
دانش بنیان را تقویت کرد تا بتوان گام هاي اثرگذارتري براي رفع مشکلات جامعه برداشت. 

حجت الاسلام و المسلمین حسین فلاحی اصل، معاون فرهنگی و اجتماعی دانشگاه لرستان و دبیر رویداد ملی کمند دانشگاه هاي
استان لرستان نیز گفت: باعث خرسندي است که دانشگاه لرستان نیز از جمله 10 دانشگاه منتخب کشور است که طرح ملی کمند در

 
آنها اجرا شده است. 

فلاحی اصل، توضیح داد: در مرحله اول داوري آثار ارسال شده، از تعداد 193 اثر تعداد 168 اثر به مرحله بعدي ارسال شدند و در
نهایت براساس داوري نهایی، تعداد 13 اثر در رویداد کمند استان لرستان که ویژه دانشجویان دختر دانشگاه هاي این استان است به

 
عنوان آثار برگزیده انتخاب شدند. 

وي تشریح کرد: ایده ها و آثار برتر مورد حمایت مدیریت کارآفرینی دانشگاه، قرار می گیرد؛ همچنین تلاش شده است نشست هاي

 
مختلف نقد و بررسی همراه با کارگاه هاي مختلف آموزشی براي ارتقاي این رویداد ملی برگزار شوند. 

وي افزود: اجراي رویداد کمند، یک گام مهم در راستاي حمایت از توانمندي ها و استعدادهاي دانشجویان دختر است که خود به خود،

 
منجر به رشد کارآفرینی و اشتغال در جامعه می شود. 

 
گفتنی است اسامی برگزیدگان رویداد کمند استان لرستان به این شرح است: 

 
بخش اول: طراحی و گرافیک: 

 
رتبه اول: ملیکا اسلامی، دانشگاه لرستان. 

 
رتبه دوم: فاطمه فتاحی، دانشگاه لرستان. 

 
رتبه سوم: هانیه آسال، دانشگاه لرستان. 

 
شایسته تقدیر: پردیس طاهري، دانشگاه فنی و حرفه اي. 

 
بخش دوم: طراحی و دوخت لباس: 

 
رتبه اول: شکوفه محمدپور، دانشگاه فنی و حرفه اي. 

 
رتبه دوم: کلثوم رضایی، دانشگاه فنی و حرفه اي. 



 
رتبه سوم: محدثه آذرخش، دانشگاه لرستان. 

 
شایسته تقدیر: شهلا گله دار. 

 
بخش سوم: صنایع دستی: 

 
رتبه اول: خاطره زمانیان، دانشگاه فنی و حرفه اي. 

 
رتبه دوم: یلدا یعقوبی منش، دانشگاه پیام نور خرم آباد. 

 
رتبه سوم: تیم گروهی کانون مهدویت، دانشگاه لرستان 

 
شایسته تقدیر: سیما رضا، دانشگاه لرستان 

 
بخش چهارم: مهندسی و معماري: 

شایسته تقدیر: فاطمه گودرزي، دانشگاه فنی و حرفه اي.



ضرورت ورود دانشگاهیان صاحبان ایده به موضوعات اجتماعی

منبع: بازار کارشماره خبر:  197  |  تاریخ: 1399/08/26

مدیرکل فرهنگی وزارت علوم بر ضرورت ورود صاحبان ایده در موضوعات اجتماعی تأکید کرد و گفت:دانشگاه ها و مراکز
آموزش عالی مهم ترین مراکز جلب ایده هاي خلاقانه هستند که باید بر موضوعات اجتماعی ایده هاي خلاقانه تولید کرد.

مدیرکل فرهنگی وزارت علوم بر ضرورت ورود صاحبان ایده در موضوعات اجتماعی تأکید کرد و گفت:دانشگاه ها و مراکز آموزش

 
عالی مهم ترین مراکز جلب ایده هاي خلاقانه هستند که باید بر موضوعات اجتماعی ایده هاي خلاقانه تولید کرد. 

به گزارش بازارکار؛ مهندس محمد هادي عسکري مدیرکل فرهنگی و اجتماعی وزارت علوم، تحقیقات و فناوري در اختتامیه رویداد
استارتاپی کارآفرینی اجتماعی دانشگاه هرمزگان بر ضرورت ورود صاحبان ایده در موضوعات اجتماعی تأکید کرد و دانشگاه ها و مراکز

 
آموزش عالی را مهم ترین مراکز جلب ایده هاي خلاقانه دانست. 

وي در ادامه اظهار کرد: اگر رشد و توسعه یک کشور را یک آرمان ملی بدانیم، به طور قطع مسائل و آسیب هاي اجتماعی یک مانع
قوي و اساسی در راه تحقق همه جانبه کشور بوده و در این راه نیازمند یک برنامه ریزي جامع و متمرکز براي کنترل و کاهش آسیب

 
ها هستیم. 

مدیرکل فرهنگی و اجتماعی وزارت علوم، افزود: از آنجا که دولت به تنهایی نمی تواند مسئولیت تام کنترل و کاهش آسیب هاي

 
اجتماعی را بر عهده بگیرد، در این زمینه عزم ملی و جلب مشارکت خلاقانه و ایده هاي کارآفرینانه ضرورت دارد. 

وي دانشگاه ها و مراکز آموزش عالی را به لحاظ برخورداري از نیروهاي جوان، دغدغه مند و باانگیزه را از مهم ترین مراکز جلب ایده
هاي خلاقانه ارزیابی کرد و افزود: با مشارکت مسؤلانه بخش مدنی نهاد علم که همان گروه هاي دانشجویی از جمله انجمن هاي علمی
دانشجویی و کانون هاي فرهنگی می توان به چشم انداز مثبتی در این زمینه دست یافت. بر این اساس جلب مشارکت دانشگاهیان

 
براي کنترل و کاهش آسیب ها از مهم ترین گام ها در این زمینه است. 

مدیرکل فرهنگی و اجتماعی وزارت علوم با اشاره به راهبرد معاونت فرهنگی و اجتماعی در زمینه دانشگاه اجتماعی گفت: دانشگاه
اجتماعی به دنبال تقویت مشارکت نخبگان، مسئولیت پذیري دانشگاهیان و افزایش پویایی و نشاط در فعالیت هاي علمی، فرهنگی و

 
اجتماعی و شناسایی و معرفی نخبگان به جامعه است. 

وي تصریح کرد: از آنجا که در موضوع مقابله با آسیب ها به دنبال مدلی از فعالیت توأم با کسب منفعت عمومی و کمک به حل
مشکلات جامعه است، توجه ویژه اي به کارآفرینی اجتماعی به عمل آمد و از طریق جلب توجه صاحبان ایده و کارآفرینان به

 
موضوعات اجتماعی با رویکرد کنترل و کاهش آسیب هاي اجتماعی در دستور کار قرار گرفت. 

به گزارش روابط عمومی وزارت علوم؛ عسکري افزود: از آنجا که پویایی جامعه و حرکت در مسیر توسعه پایدار در گرو تحکیم بنیان
خانواده به عنوان زیربنایی ترین نهاد اجتماعی است و با توجه به اینکه معضل طلاق منشاء بسیاري از آسیب هاي اجتماعی است،
توجه به کنترل و کاهش آسیب ها به ویژه موضوع طلاق که هم بر اساس مبانی اعتقادي و عرفی حائز اهمیت است، باید مورد توجه

 
قرار بگیرد. 



وي گفت: با توجه به پیچیدگی هایی که اقتضاي موضوعات اجتماعی است، عبور از کلیشه ها و اتخاذ رویکردهاي نوین و بهره گیري از

 
ظرفیت استارتاپ ها و شتاب دهنده ها ضرورت دارد. 

مدیر کل فرهنگی و اجتماعی وزارت علوم افزود: باید زمینه ورود انجمن هاي علمی نسل دوم و کانون هاي فرهنگی مسئله محور
فراهم گردیده و در این زمینه مشارکت سایر بخش هاي دانشگاه از جمله پارك علم و فناوري و مراکز رشد می تواند این سهم را به

 
فرجام نیکو برسانند. 

وي با قدردانی از دست اندرکاران برگزاري این رویداد اظهار امیدواري کرد: این اختتامیه آغازي بر بازیابی توانمندي ها و استعداد و
خلاقیت کنش گران دانشجو در رصد و حل مسائل و مشکلات اجتماعی کشور باشد.



بسترسازي براي حمایت از خلاقیت و نوآوري دانشجویان دختر

منبع: بازار کارشماره خبر:  198  |  تاریخ: 1399/08/26

معاون فرهنگی وزیر علوم گفت: اجراي برنامه هایی همچون رویداد کمند (کار، مهارت و نوآوري دانشجویان دختر)،
بسترسازي مناسب براي حمایت از خلاقیت ها و نوآوري هاي دانشجویان دختر است.

معاون فرهنگی وزیر علوم گفت: اجراي برنامه هایی همچون رویداد کمند (کار، مهارت و نوآوري دانشجویان دختر)، بسترسازي

 
مناسب براي حمایت از خلاقیت ها و نوآوري هاي دانشجویان دختر است. 

به گزارش بازارکار به نقل از وزارت علوم، غلامرضا غفاري معاون فرهنگی و اجتماعی وزارت علوم، تحقیقات و فناوري در آئین اختتامیه
رویداد کمند (کار، مهارت و نوآوري دانشجویان دختر) دانشگاه هاي استان لرستان، گفت: اجراي رویداد کمند، باعث توسعه کارآفرینی

 
و افزایش مشارکت اجتماعی و اقتصادي زنان در جامعه می شود. 

وي اظهار داشت: اجراي رویداد کمند، مرهون این موضوع است که مسئولیت پذیري اجتماعی دانشگاه ها بیشتر از گذشته شود و

 
دانشگاه یک دانشگاه کارآفرین باشد. 

وي بیان کرد: هرچقدر میزان مهارت آموزي و مشارکت اجتماعی و اقتصادي دانشجویان به ویژه دانشجویان دختر، بیشتر شود سریع

 
تر می توان در مسیر توسعه پایدار، گام برداشت. 

غفاري تصریح کرد: اجراي برنامه هایی همچون رویداد کمند (کار، مهارت و نوآوري دانشجویان دختر)، بسترسازي مناسب براي
حمایت از خلاقیت ها و نوآوري هاي دانشجویان دختر است و نتایج اجتماعی و اقتصادي مثبتی براي جامعه به دنبال دارد.



پردیس فارابی دانشگاه تهران به دنبال طرح هاي عملی براي توسعه کشور و

استان است

منبع: ایسناشماره خبر:  199  |  تاریخ: 1399/08/26

رئیس پردیس فارابی دانشگاه تهران به تشریح فعالیت هاي این مرکز دانشگاهی در زمینه هاي مختلف از جمله اشتغال فارغ
التحصیلان پرداخت.

دکتر علیرضا محمدرضایی، رئیس پردیس فارابی دانشگاه تهران، در
نشست خبري نکوداشت پنجاهمین سال تاسیس این دانشگاه عنوان
کرد: پردیس فارابی در سال1349 با نام مرکز علوم اداري و قضایی در قم
شروع به کار کرد و با اهداي این ملک توسط دکترضیایی بیگدلی در
سال 1353 به این مکان انتقال پیدا کرد و درسال1392 با نام پردیس

 
فارابی دانشگاه تهران به ادامه فعالیت پرداخت. 

وي با بیان اینکه دانشگاه پردیس فارابی به تربیت داراي 4 هزار و
200دانشجو در 31 رشته دکترا، 64رشته ارشد و12 رشته کارشناسی است، اظهارکرد: 12 مجله پژوهشی در این دانشگاه منتشر می
شود که برخی از این ها داراي نمایه هاي بین المللی هستند؛ از جمله اولین مجلهISIمدیریت، که تا به امروزتنها مجله ISI در این

 
حوزه است و همچنین تنها مجله منتشر شده به زبان عربی در دانشگاه تهران را پردیس فارابی متولی آن بوده است. 

وي در خصوص سه برنامه راهبردي پردیس فارابی بیان کرد: اولین برنامه راهبردي، بین المللی شدن است که براي این هدف اقدام به
جذب دانشجوي خارجی و انعقاد تفاهم نامه با دانشگاه کوفه، دانشگاه بغداد و دانشگاه کربلا کرده ایم. همچنین پردیس فارابی عضو
شبکه دانشگاه هاي مجازي جهان اسلام شد که با عضویت در این شبکه امکان ارتباط و مکاتبه مستقیم با 57 کشور اسلامی را بدست
آوردیم. اخذ نمایندگی بین المللی براي مجلات و معرفی اساتید در سطح بین المللی با ترجمه رزومه آنها و انتشار آن در شبکه

 
دانشگاه هاي جهان اسلام از دیگر برنامه ها است. 

محمدرضایی تصریح کرد: برنامه دوم بحث کار آفرینی بوده که براي این برنامه، جشنواره از ایده تا کار را راه اندازي کردیم و به بهترین
ایده ها امکاناتی ازجمله اعطاي وام با کارمزد دو تا چهار درصد اعطا می کنیم. به رتبه هاي برتر این جشنواره که طرح هاي خود را در

 
اشتغال زایی روستایی بکارببرند تا500میلیون ودر طرح هاي شهري تا 250 میلیون تسهیلات اعطا می شود. 

رئیس پردیس فارابی دانشگاه تهران بیان کرد: سومین برنامه و هدف ما برپایی دانشگاهی اخلاق مدارو تقویت حس مسئولیت اجتماعی

 
است که این هدف را با تقویت دروس عمومی در پیش گرفتیم. 

وي با تاکید براینکه دفترارتباط با فارغ التحصیلان پردیس این آمادگی را دارد که همه فارغ التحصیلان پردیس فارابی را شناسایی
کرده تا در آینده از ظرفیت این افراد استفاده کند، بیان کرد: پردیس فارابی به دنبال گسترش فعالیت هاي اجتماعی بوده و در این
راستا اقدام به احداث مرکز مشاوره براي مردم قم کرده است و همچنین این آمادگی را داریم که پایان نامه هاي انجام شده را

 
دراختیار سازمانهاي مربوطه قرار بدهیم تا از این پژوهش ها استفاده کنند. 

در ادامه این نشست دکتر منتظري، معاون دانشجویی و فرهنگی، با بیان اینکه پردیس فارابی کهن ترین ومعتبر ترین مرکز آموزش
عالی استان قم است، اظهارکرد: پردیس فارابی داراي چهار دانشکده بوده که در بهترین جایگاه هاي علمی فعالیت می کنندو همچنین

 
دانشکده حقوق نیز ابدا کننده بسیاري از رشته ها از جمله حقوق پارلمانی، حقوق نفت و گاز و... است. 

وي افزود: این نوید را می دهیم که به پشتوانه دانشگاه تهران و پشتوانه علمی خود بتوانیم بسیاري از مشکلات شهري، پروژه هاي



 
تحقیقاتی و...استان را رفع کنیم و پردیس فارابی آمادگی همکاري با سازمانها و ارگانهاي دلتی استان را دارد. 

معاون فرهنگی و دانشجویی پردیس فارابی ادامه داد: در ابتداي شیوع کرونا باهمیاري بنیاد حامیان و خیرین پردیس و استادان و
دانشجویان پردیس فارابی با کمکی150 میلیونی اقدام به تهیه اقلام مورد نیاز دانشگاه علوم پزشکی مانند ماسک، لباس ایزوله

 
و..کردیم. 

وي با بیان اینکه وحدت عملی تر حوزه علمیه و دانشگاه از دیگر اهداف پردیس فارابی است، عنوان کرد: سالانه شش تاهفت همایش
ملی و بین الملی برگزاري می کنیم که همایش چالش کرونا و زندگی مومنانه نیز از جمله این همایش ها بود که به صورت هفتگی به
مدت 8ماه برگزار شد که در سطح دنیا کم نظیر بود و در ادامه ان نیز تفاهم نامه اي با دانشگاه تهران وانجمن کلام حوزه صورت

 
گرفته که همایشی با عنوان ایمان و چالش عصر جدید نیز برگزار کنیم. 

منتظري بااشاره بر اینکه از هفته ي اول شیوع کرونا 97 درصد کلاس هارا به صورت مجازي برگزار کردیم، بیان کرد: رونمایی از لگو،
پرچم، تمر پستی، رونمایی از تندیس آقاي ضیایی بیدگلی، تجلیل از اساتید سابق دانشگاه که بسیاري ازآنها ازمفاخرعلمی
کشورهستند و تقدیر از شهداپردیس فارابی از برنامه هاي پنجاهمین سال تاسیس دانشگاه پردس فارابی است که در بهمن ماه برگزار

 
می شود. 

انتهاي پیام



قیمت ها در بورس کالا همسان بازار شود فولاد بی مشتري نمی ماند

منبع: معدن نیوزشماره خبر:  200  |  تاریخ: 1399/08/26

پایگاه خبري معدن نیوز -بی مشتري ماندن شمش فولادي در بورس کالا طی هفته گذشته، ناشی از اشتباه بودن سیاست
هاي تنظیم بازار فولاد در ماه هاي گذشته بوده و به دلیل شکاف قیمت هاي پایه بین بورس و بازار است که رغبت مصرف

کنندگان به خرید از بورس را کاهش داده، از ابتداي سال تا نیمه آبان ماه با عرضه قطره ...

نوشته شده توسط: دوشنبه 26 آبان 1399 - 14:25:34 10 بازدید چاپ پایگاه خبري معدن نیوز -بی مشتري ماندن شمش
فولادي در بورس کالا طی هفته گذشته، ناشی از اشتباه بودن
سیاست هاي تنظیم بازار فولاد در ماه هاي گذشته بوده و به
دلیل شکاف قیمت هاي پایه بین بورس و بازار است که رغبت
مصرف کنندگان به خرید از بورس را کاهش داده، از ابتداي سال
تا نیمه آبان ماه با عرضه قطره چکانی شمش فولاد در بورس
قیمت این محصول به صورت تصاعدي افزایش یافت و تا جاییکه
فاصله بین قیمت تمام شده تولید و قیمت فروش به بیش از 250
درصد رسید و در ادامه نیز حتی با وجود افزایش حجم عرضه در
هفته گذشته به دلیل بالابودن قیمت پایه شمش فولادي نسبت

به بازار و ممانعت از کاهش نرخ با تعیین کف قیمت ، معامله شمش با اقبال مواجه نشد این در حالیست که نورد کاران اغلب به دلیل
ناتوانی در تامین مواد اولیه خود با 50 درصد ظرفیت خود فعال هستند واگر قیمت پایه شمش فولادي با واقعیت بازار منطبق شود

 
میتوانند نیاز خود را در بازاري شفافیت تامین کنند. 

 
بزرگنمایی: 

 
مهندسی قیمت شمش فولاد در بورس کالا این بار با هدف صادرات 

بی مشتري ماندن شمش فولادي در بورس کالا طی هفته گذشته، ناشی از اشتباه بودن سیاست هاي تنظیم بازار فولاد در ماه هاي
گذشته بوده و به دلیل شکاف قیمت هاي پایه بین بورس و بازار است که رغبت مصرف کنندگان به خرید از بورس را کاهش داده، از
ابتداي سال تا نیمه آبان ماه با عرضه قطره چکانی شمش فولاد در بورس قیمت این محصول به صورت تصاعدي افزایش یافت و تا
جاییکه فاصله بین قیمت تمام شده تولید و قیمت فروش به بیش از 250 درصد رسید و در ادامه نیز حتی با وجود افزایش حجم
عرضه در هفته گذشته به دلیل بالابودن قیمت پایه شمش فولادي نسبت به بازار و ممانعت از کاهش نرخ با تعیین کف قیمت ، معامله
شمش با اقبال مواجه نشد این در حالیست که نورد کاران اغلب به دلیل ناتوانی در تامین مواد اولیه خود با 50 درصد ظرفیت خود

 
فعال هستند واگر قیمت پایه شمش فولادي با واقعیت بازار منطبق شود میتوانند نیاز خود را در بازاري شفافیت تامین کنند. 

به گزارش معدن نیوز به نقل از روابط عمومی انجمن نورد کاران فولادي ایران ، سید احمد رضوي نیک اظهار کرد: فولاد سازان بدنبال
بهانه اي براي متوقف کردن عرضه هاي بورس کالا و صادرات این ماده خام که به عنوان ماده اولیه نورد کاران است هستند و اینبار نیز
بدون تقاضا ماندن کالاهایشان در بورس کالا را بهانه اي براي تداوم روند صادرات و فروش هاي خارج از شبکه اعلام کرده اند ، این در



 
حالیست که قیمت پایه شمش فولاد در بورس کالا حدود 700 تومان در هر کیلو بالاتر از بازار است و انگیزه اي براي خرید نیست. 

 
بهانه تراشی فولاد سازان براي صادرات 

رییس انجمن نورد کاران فولادي ایران افزود: جالب است در چنین شرایطی به جاي اینکه فولاد سازان اولویت را تامین بازار داخل
دانسته و بازار هاي صادراتی را مفري براي تامین ارز مورد نیاز واحد تولیدي خود بدانند مدام درحال بهانه تراشی براي خروج

 
محصولات از بورس کالا و یا به حداقل رسانده میزان عرضه ها هستند. 

وي تاکید کرد: تقاضاهایی که در بورس کالا مطرح می شود به رغم ادعاي انجمن فولاد سوداگرانه نیست چرا که بورس کالا ساز و
کاري در پیش گرفته که تنها تولید کننده حق حضور در معاملات را بر اساس میزان تولید طی چند سال گذشته دارد و اغلب هم
کمتر از میزان تولید و در حد رفع نیز ضروري می تواند از بورس کالا خرید داشته باشد، پس طرح تقاضاي سوداگرانه، بورس کالا و

 
وزارت صمت و تمام سیاست هایی که در این مدت براي تنظیم بازار اتخاذ شده را زیر سوال میبرد. 

رضوي نیک اظهار داشت: طرح این موضوع که صادرات شمش فولاد خام به کشور ارز آوري دارد و نورد کاران مانع این ارز آوري
هستند از سوي فولادسازان عجیب نیست اما اي کاش مشخص میشد چند درصد ارزي که حاصل صادرات فولاد خام به کشور بوده به

 
بانک مرکزي ارجاع شده و طی چه مدت زمانی ارز بازگشت داده شده است. 

وي تصریح کرد: ارزآوري فولاد سازان در حالی مطرح میشود که با صادرات مقاطع ساختمانی به دلیل ارزش افزوده اي که ایجاد شده
چندین برابر ارز آوري بیشتري صورت خواهد گرفت و اغلب نورد کارانی که صادرات انجام میدهند جزو صادرکنندگان نمونه کشور از

 
سوي بانک مرکزي در بازگرداندن نرخ ارز به کشور هستند. 

رضوي نیک افزود: در حالیکه این ماده خام (شمش فولادي ) میتواند چندین واحدي تولیدي را در کشور فعال کرده و اشتغال زایی و
ارز آوري ایجاد کند به دلیل سوداگري عده اي خاص و حفظ منافع شخصی به جاي ملی به بهانه تامین ارز قطعات و ماشین آلات
صادر شده و در کشورهاي همسایه اشتغال ایجاد کرده تا جاییکه بر روي ماده خام ایران حساب کرده و واحد تولیدي نوردي ایجاد

 
کرده اند و براي صادرات آن عوارض نیز وضع کرده اند این در حالیست که در بسایري از کشور ها صادرات ماده خام ممنوع است. 

رییس انجمن نورد کاران فولادي ایران اظهارداشت: براساس آمار منتشر شده از سوي کدال هزینه تمام شده قیمت شمش در 6 ماه
نخست سال جاري، براي واحدهایی که از سنگ آهن در مسیر تولید شمش استفاده می کنند؛ کمتر از 3850 تومان در هر کیلوگرم
برآورد شده این در حالیست که شمش فولادي تا اوایل تیرماه با سقف قیمت 5300 تومان در بورس کالا فروخته شد، اما از تیرماه با
مهندسی قیمت، عرضه قطره چکانی و در نبود متولی مشخص در صنعت فولاد، زمینه رشد قابل توجه شمش در بازار بورس کالاي

 
ایران فراهم شد، تا جایی که شمش فولاد در بورس کالا حتی تا 42 درصد بالاتر از نرخ هاي جهانی در بورس کالا فروخته شد. 

رضوي نیک در ادامه تاکید کرد: موازنه تولید و هزینه تمام شده در بخش محصولات نهایی تفاوت می کند. 91 درصد هزینه تمام شده
میلگرد یا محصولات طویل به تامین مواد اولیه اختصاص دارد. تفاوت میان شمش و میلگرد با احتساب سایر هزینه ها همچون حقوق
و دستمز، هزینه هاي پرت و سایر هزینه ها، مجموعا کمتر از 9 درصد برآورد می شود. این درحالی است که در قسمت میانی زنجیره

 
فولاد یعنی بخش فولادسازي، 300 درصد سود خالص حاصل می شود. 

وي افزود: نوردکاران طی ماه هاي گذشته خواستار عرضه ماهانه یک میلیون و 200 هزار تن شمش فولاد در بورس کالا بودند. در حال
حاضر ظرفیت واحدهاي نوردي عضو انجمن نوردکاران کشور سالانه برابر 18 میلیون تن برآورد شده و انتظار آن میرود با عضویت سایر



 
واحد هاي تولیدي تا پایان سال به ظرفیت تولید واحد هاي عضو انجمن نورد کاران به حدود 23 میلیون تن در سال افزایش یابد. 

 
فولاد خام تافته جدا بافته زنجیره فولاد 

وي تاکید کرد: براساس آمار منتشر شده از سوي مراجع داخلی و جهانی تولید فولاد کشور در سال جاري حدود 11.2 درصد افزایش
داشته و انتظار آن میرود به 25 میلیون تن برسد؛ این درحالیست که میزان تولید و همچنین صادرات در واحد هاي نوري به دلیل

 
ناتوانی در تامین مواد اولیه با کاهش همراه بوده است. 

وي تاکید کرد: نکته اي که اهمیت دارد این است که چه دلیلی دارد فولاد سازان تحت حمایت دولت مواد اولیه تولید خود را ریالی
دریافت کرده ؛ هزینه نیروي انسانی خود را ریالی پرداخت کرده و از منابع ارزان انرژي نیز بهره مند هستند؛ اما محصول خود رو با
احتساب ارز آزاد در بورس به فروش برسانند؟اما در همین شرایط صنایع پایین دستی همچون تولیدکنندگان میلگرد و تیرآهن موظف
هستند محصول خود را براساس قیمت کشف شده شمش در بورس کالا و 9 درصد بالاتر از آن به فروش برسانند. بدون تردید در سایه
چنین موقعیتی بخش ابتدایی و انتهایی این زنجیره بسیار آسیب دیده شده است؛ اما وسط زنجیره توانسته توسعه یابد و رشد قابل

 
توجهی را از آن خود کند. 

رضوي با اشاره به عملکرد واحدهاي خودمصرف همچنین اظهارداشت : این واحدها شمش تولیدي خود را در بورس کالا عرضه نمی
کنند چراکه از این شمش براي تامین نیاز خود و تولید محصول نهایی بهره می گیرند. اما قانون گذار مجموعه هاي خودمصرف را
موظف کرده که 100 درصد محصول تولیدي خود را در بورس عرضه کنند، اما متاسفانه این اقدام هم اجرایی نمی شود. یعنی این
واحدها از ابتداي سال جاري به بهانه خودمصرفی از عرضه بیش از 3 میلیون تن شمش در بورس کالا خودداري کرده اند؛ در همین
حال محصول خود را هم در بورس عرضه نکرده اند. حال این سوال مطرح می شود محصولی که در بورس کالا عرضه نشده، صادر هم

 
نشده، پس کجاست؟ 

 
میزان ایفاي تعهدات نورد کاران بیش از سقف تعیین شده 

رئیس انجمن نوردکاران فولادي ایران در ادامه و با اشاره به آمار عرضه شمش و محصولات نهایی فولادي در بورس کالا گفت: کل
شمش عرضه شده در بورس کالا از سوي فولادسازان طی 6 ماه نخست سال جاري برابر یک میلیون و 160 هزار تن برآورد شده است.
محصولات عرضه شده از سوي نوردکاران نیز برابر یک میلیون و 488 هزار تن گزارش شده است. این درحالی است که نوردکاران
موظف شده اند برابر 60 درصد ماده اولیه خریداري شده از بورس کالا، محصول نهایی را در این بازار به فروش برسانند. بدین معنی

 
است که نه تنها نورد کاران به وظایف خود پایبند بوده اند بلکه فراتر از تعهدات خود نیز عمل کرده اند. 

وي در ادامه افزود: متاسفانه بورس کالا از افزایش عرضه میلگرد در رینگ معاملات ممانعت می کند که جاي سوال دارد؟ نورد کاران
هفته گذشته 123 هزار تن میلگرد در رینگ معاملات بورس کالا عرضه کرده اند درحالی که تنها 16 هزار تن آن خریداري شده است.
دلیل نبود خریدار براي میلگرد نیز قیمت آن بوده است. درحالی که ما کف قیمت را 12200 تومان تعیین کرده ایم، بورس کالا کف

 
قیمت این محصول را برابر 13200 تومان تعیین کرده است. 

در همین حال میزان محدودي از محصول شرکت هایی که عرضه بالایی داشته اند، براي فروش در بورس کالا پذیرفته شده است. به
علاوه آنکه از ورود عرضه هاي پایین (کمتر از 500 تن) و بیش از 20 هزار تن نیز جلوگیري به عمل آمده است.



ماجراي استفاده بدون اجازه از شروه خوانی یک خواننده در «نجلا»

منبع: خبرخودروشماره خبر:  201  |  تاریخ: 1399/08/26

خبرگزاري ایلنا: مقاتلی مطلق می گوید بدون کسب اجازه؛ شروه خوانی اش را در سریال «نجلا» پخش کردند، صدایش را با
کامپیوتر تغییر داده و نامش را در تیتراژ هم نیاورده بودند اما او که از ماجرا باخبر می شود، به پخش صدایش رضایت می دهد و از

 
شکایت صرف نظر می کند. 

پس از گذشت ده ماه از بحران کرونا؛ تولیدات موسیقی به صفر رسیده و کنسرت هایی که روزي منبع درآمد نوازندگان به حساب می
آمدند، به طورکامل تعطیل شده اند. فعالان این حوزه نیز با مصایب بسیار زندگی را ادامه می دهند، برخی آموزش می دهند و بعضی
هم مشغول فروش سازهاي شان هستند. در این میان وضعیت آنها که ساکن شهرستان ها و روستاها هستند، بدتر است. اداره هاي

 
ارشاد هم پولی ندارند تا به آنها کمک کنند. 

عبداالله مقاتلی مطلق (خواننده، نوازنده و موسس گروه شالو) از
خطه جنوب و استان بوشهر است که به موسیقی و رسوم
موسیقی محور دیارش، توجهی ویژه دارد. او طی سال هاي
فعالیتش؛ کنسرت هاي متعدد داخلی و خارجی برگزار کرده و در

 
فستیوال هاي مختلف حضور یافته است. 

مقاتلی مطلق در بخشی از صحبت هایش گفت: می خواهند
بوشهر را به عنوان پایتخت کتاب ثبت کنند اما حرفم این است

 
که بوشهر پایتخت موسیقی است. 

 
همکاري شما با عوامل تولید سریال «نجلا» و اجراي شروه خوانی چگونه شکل گرفت؟ 

همکاري من با سریال «نجلا» ماجراي جالبی دارد که اغلب افراد از آن بی اطلاع هستند. واقعیتش این است که به دلیل مشغله کاري
و شخصی سریال هاي ایرانی را تماشا نمی کنم. تا اینکه مدتی قبل برخی دوستان در محل کار یا کوچه و خیابان به من می گفتند
صدایت در سریال شبانگاهی «نجلا» پخش می شود. من در پاسخ به آن ها می گفتم خیر چنین چیزي محال است و اگر قرار بود

 
صدایم در اثري تلویزیونی پخش شود، باید با من تماسی برقرار می کردند و از من اجازه می گرفتند. 

دوستان همچنان اصرار داشتند که اشتباه نمی کنند و صدایم در سریال مورد استفاده قرار گرفته. در این باره از همسرم سوال کردم و
گفتم مگر تو سریال را تماشا می کنی؟ پاسخش مثبت بود. از او پرسیدم با مورد خاصی هم مواجه شدي؟! گفت بله فردي در سریال
«شروه» می خواند! این شد که همان روز به دیدن سریال نشستم و متوجه شدم بله؛ صداي من است که توسط کامپیوتر دستکاري



شده و به صورت بم درآمده است! این تغییر تا آنجا بود که خودم شک کرده بودم صداي من است یا خیر! البته تحریرها، تحریرهاي

 
خودم بود اما صدا را به شدت تغییر داده بودند. 

وقتی با واحد موسیقی بوشهر تماس گرفتم و از آقاي اکبر ابراهیمی خواستم صدا را توسط کامپیوتر به شکل اصلی برگرداند و ایشان
نیز این کار را انجام داد، گفتند صداي خودت است! سپس با تنظیم کننده گروه مان تماس گرفتم و ایشان نیز تایید کرد که صداي
من است. پس از آنکه مطمئن شدم، آهنگساز سریال را پیدا کردم. آقاي مسعود سخاوت دوست بود. درحالیکه خیلی گلایه مند بودم
به ایشان گفتم براي استفاده از صدایم کاش لااقل در جریانم می گذاشتید و اجازه می گرفتید درحالیکه حتی نامم را در تیتراژ نیاورده

 
اید! چنین اتفاقی به لحاظ قانونی قابل پیگیري است و خساراتی را براي عوامل دربرخواهد داشت. 

بعد موضوع را با احسان عبدي پور که کارگردان سینما و از همشهري ها و رفقایم است، در میان گذاشتم. احسان که از دوستان آقاي
سخاوت دوست است، گفت تند نرو و خودمان موضوع را حل می کنیم. این شد که فایل اصلی را براي عوامل فرستادم و از همان شب

 
(در سه قسمت آخر) نامم در تیتراژ سریال درج شد. فایل اصلی نیز در قسمت آخر به طور کامل پخش شد. 

 
صاحب اصلی و حقیقی اثر شما هستید و در نهایت رضایت شما از اهم موضوعات است. 

همینطور است. درستش این بود که از ابتداي تولید مرا در جریان سریال می گذاشتند و قراردادي می نوشتند و سپس از من می
خواستند آثار مربوطه را به طور جداگانه در استودیو بخوانم. اینگونه بوده که آرشیوي از شروه خوانی هاي افراد مختلف را پیدا کرده اند

 
و از میان آن ها آثار مرا مناسب دیده اند و بی اجازه آن ها را پخش کرده اند. 

حتما می دانید زمانی که اثري به صداوسیما می رود یعنی از فیلترهاي مربوطه رد شده و زمانی که به پخش می رسد نه تهیه کننده،
نه کارگردان و نه دیگر عوامل نمی توانند تغییراتی را در آن اعمال کنند؛ زیرا از حیطه اختیاراتشان خارج است. شما حساب کنید
عوامل تولید سریال تا چه حد خارج از قاعده عمل کرده اند که یک ساعت پس از تماس تلفنی من، در همان شب نامم را به تیتراژ

 
افزوده اند! 

 
می توانستید از این اتفاق که نوعی سرقت ادبی و هنري محسوب می شود، شکایت کنید. 

اتفاقا انجمن موسیقی بوشهر گفت ما براي این کار آمادگی داریم و در صورت شکایت حدود سی، چهل میلیون تومان غرامت خواهی
گرفت، اما من نپذیرفتم. البته پس از این ماجرا با آقاي مسعود سخاوت دوست؛ دوست شدیم. ایشان جوان با استعدادي است و

 
کارهاي خوبی ارائه کرده است. 

یکی از ویژگی هاي سریال پرداختن به موسیقی جنوب و شروه خوانی هاي جنوبی و بوشهري است که در سکانس هاي پرتنش فضاي

 
مناسبی را ایجاد می کند. 

موافقم. با وجود شروه در سریال «نجلا»، آن رنگ و بوي محلی بودن در اثر بیشتر و پر رنگ تر شد، اما می توانستند از این امکان را
بیشتر و بهره ي بیشتري از آن ببرند. به آهنگساز هم گفتم در بسیاري مواقع می توانستی از موسیقی جنوب بهره بیشتري ببري. واقعا
اگر این همکاري از ابتدا وجود داشت، می توانستم بهتر راهنمایی اش کنم. به هرحال نقص هایی وجود دارد که با تعامل و مشورت

 
قابل حل بود. 



قاعده این است که آهنگسازان آثار سینمایی و تلویزیونی از وجود کارشناسان و موسیقی دانان موسیقی نواحی به عنوان مشاور بهره
ببرند. کما اینکه در سریال «پایتخت» این اتفاق افتاد و جلال محمدي (موسیقی دان و نوازنده و آهنگساز خطه مازندران) به عنوان

 
مشاور در کنار آهنگساز اثر (آریا عظیمی نژاد) بود. 

بله؛ این مشورت ها علاوه بر تولید و ارائه موسیقی درست هر منطقه، مخاطبان را در جریان موسیقی نواحی مختلف کشور قرار می
دهد و منجر به شنیده شدن آثار فولکوریک و محلی خواهد شد. پس از ماجراي سریال «نجلا» یکی دو پیشنهاد همکاري مطرح شده

 
که باید درباره آن ها تصمیم بگیرم. 

 
با وجود مشکلات به وجود آمده، از سریال «نجلا» چه بازخوردهایی گرفتید؟ 

حضور در پروژه «نجلا» با همه فراز و نشیب ها برایم انعکاس هاي گسترده و مورد توجهی داشته است. دوستان و همکارانم پس از

 
شنیدن شروه ها و پس از دیدن نامم در تیتراژ سریال با من تماس گرفتند و نظرات مثبتی نسبت به این اتفاق داشتند. 

 
حدود ده ماه است که درگیر کرونا هستیم. اعضاي گروه «شالو» طی این مدت چه فعالیت هایی داشت؟ 

استان بوشهر نیز مانند دیگر مناطق ایران درگیر بیماري کرونا است. بوشهر در حال حاضر که با شما حرف می زنم وضعیتش قرمز
است و فعلا در این سطح ثابت مانده است. متاسفانه باید بگویم موسیقی در بوشهر تعطیل است و حال حدود یک سال از این اوضاع
می گذرد. حتی اغراق نیست اگر بگویم دل و حوصله تمرین هم نداریم. واقعا چقدر باید تمرین کنیم وقتی نتیجه اي ندارد. تمرین
زمانی معنا دارد که سرانجامی داشته باشد در غیر اینصورت بچه ها از کار و زندگی می افتند. اما با همه اینها فعالیت هاي انفرادي به
قوت خود باقی است، منظورم تمرین و اجرا در جمع هاي کوچک است؛ وگرنه تمرینات و فعالیت هاي گروهی به طور مطلق در بوشهر

 
تعطیل است. 

 
بوشهر را پایتخت موسیقی ایران می دانند، اینکه موسیقی در این استان به طور کامل تعطیل است، اتفاق خوبی نیست. 

بله بوشهر پایتخت موسیقی ایران است اما می خواهند آن را به عنوان پایتخت کتاب ثبت کنند که در این زمینه نیز با شهرداري و
ارشاد مشکلاتی داریم. ارشاد و شهرداري پیشنهاد دادند که براي به سر انجام رسیدن این اتفاق ایده بدهیم و ما گفتیم چه ایده اي
وقتی خودتان در این باره جلسه برگزار می کنید! حرف مان این است که بوشهر پایتخت موسیقی است نه کتاب. نمی گویم کتاب و
کتابخوانی بد است اما مگر چند درصد از مردم این جامعه اهل مطالعه اند؟ این آمار را مقایسه کنید با تعداد علاقمندان موسیقی و آن
هایی که به طور سالانه براي شنیدن موسیقی منطقه ما به بوشهر می آیند. موضوع این است که هنرمندان بوشهر و دیگر مناطق

 
کشور مورد توجه مسئولان نیستند. 

چندي پیش جشنواره موسیقی جوان برگزار شد و طی آن حدود ده نفر از نوجوانان و جوانان بوشهري در این رویداد رتبه هاي اول و
دوم کسب کردند که اتفاق بسیار خوبی است. همه اینها در حالی است که نه اداره ارشاد و نه موسسه فرهنگی هنري شهرداري و نه
حوزه هنري از آن ها تقدیر نکرده اند، تا اینکه چند روز پیش یکی از کارگزاران بیمه از آن ها تمجید کرد! این نوجوانان و جوانان
سرمایه هاي ما هستند و اگر افتخاري کسب می کنند نه فقط براي خودشان که براي شهر و دیارمان است. آیا نباید اداره ارشاد یا

 
شهرداري و حوزه هنري در این زمینه پیشقدم شوند؟ 

 
از نحوه خدمات دهی ارشاد به فعالان موسیقی منطقه رضایت ندارید؟ 



 
راستش نظر دادن درباره این مسئله نسبی است، برخی از مسئولان خوب هستند و درباره نحوه برخورد برخی دیگر نظر مثبتی ندارم. 

 
حرف مسئولان ارشاد این است که براي خدمات دهی به اهالی موسیقی بودجه اي ندارند. 

این درست است و واقعا اداره هاي ارشاد و انجمن ها براي کمک به اهالی موسیقی بودجه کافی ندارند. من و اعضاي گروهم در چند
سال اخیر براي برگزاري کنسرت و حضور در فستیوال ها به کشورهاي متعددي دعوت شده ایم، و حرف مسئولان این است که هزینه
بلیت را باید خودتان بدهید! اتفاقا پیش از شیوع بیماري کرونا براي اجراي برنامه و کنسرت به کشورهاي سوئد و لهستان دعوت شده

 
بودیم. 

 
بحران کرونا مانع از این اتفاق شد؟ 

 
خیر؛ به ما گفتند پول بلیت و مخارج مربوطه را باید خودتان پرداخت کنید. 

 
به جز موسیقی شغل دیگري دارید؟ 

بله شغل اصلی من موسیقی نیست و کارم فعالیت در زمینه فرآورده هاي دریایی است، اما همه فعالان موسیقی منطقه اینگونه نیستند
و شغل دیگري جز موسیقی ندارند. اعضاي گروه خودم نمونه بارز این موضوع هستند. دو نفر از اعضا مشغول ساخت و فروش ساز

 
هستند. یکی دیگر کارمند است و دو نفر دیگر که شغلی جز موسیقی ندارند، روزهاي بسیار بدي را سپري می کنند. 

کلا آن ها که شغلی جز موسیقی ندارند به طور کامل بیکار هستند زیرا اجرا و کنسرتی نیست و برنامه هاي ارگانی و اداري نیز تعطیل
شده اند. مثلا ما در عسلویه بسیار فعال بودیم و به طور سالانه در این منطقه اجراهاي متعددي داشتیم و دستمزدهاي خوبی نیز

 
دریافت می کردیم و به هرحال بچه ها تامین می شدند اما متاسفانه اجراي برنامه در عسلویه نیز تعطیل شد. 

 
ارشاد استان بوشهر و بخش هاي مرتبط، چه حد در جریان وضعیت بد اهالی موسیقی قرار گرفته و چه خدماتی ارائه داده اند؟ 

شاید در جریان باشید که صندوق اعتباري هنر، براي هنرمندان «هنر کارت» صادر کرده است. در همین راستا، مدتی قبل براي اعضا
نفري یک میلیون و پانصد هزارتومان واریز شده و گفته اند این واریزها در چند مقطع دیگر نیز تکرار می شود. به هرحال این اتفاقات
در صورت استمرار خوب است و مایه دلگرمی هنرمندان خواهد بود. شخصا این حرکت صندوق اعتباري هنر را دوست داشتم و آن را

 
اتفاقی مثبت و مفید می دانم. 

از طرفی حق بیمه هنرمندان به مدت سه ماه پرداخت شده است. خودم حق بیمه ام را به صورت یک ساله پرداخت کرده بودم که سه
ماه آن را عودت دادند. آنطور که شنیدم گویا در زمینه بیمه هاي تکمیلی نیز اتفاقات مثبتی در حال رخ دادن است. اما این اتفاقات

 
مثبت همه ماجرا نیست و مواردي را می بینم که تاسف برانگیز است. 

 
قرار بود ارشاد به هنرمندان وام اعطا کند. 

برخی افراد این وام را با مبلغ 14 میلیون تومان دریافت کرده اند. روزهاي گذشته نیز اعلام کردند وامی را با عنوان وام خود اشتغالی یا



اشتغال زایی به هنرمندان اعطا می کنند که امیدوارم صحت داشته باشد و به دست آن هایی که نیاز دارند، برسد. البته گویا این وام به

 
سرپرست گروه ها داده نمی شود و متعلق به آن هایی است که کارگاه دارند. 

 
اگر ناگفته اي هم مانده؟ 

چه می توان گفت جز اینکه دل مان براي موسیقی و اجرا و کنسرت بسیار تنگ شده است. درست است که شغل اصلی و منبع امرار
معاشم موسیقی نیست اما عمري را صرف موسیقی کرده ام و حال براي این هنر و مواجهه با مخاطبان بسیار دلتنگم.



سال پربرکت مرکبات

منبع: اقتصاد آنلاینشماره خبر:  202  |  تاریخ: 1399/08/26

با ورود نوبرانه هاي شمال به بازار میوه، مسئولان و باغداران امسال را سالی پربار براي مرکبات شمال می دانند و از ذخیره
مطلوب این محصولات براي شب عید خبر می دهند.

با ورود نوبرانه هاي شمال به بازار میوه، مسئولان و باغداران
امسال را سالی پربار براي مرکبات شمال می دانند و از
ذخیره مطلوب این محصولات براي شب عید خبر می

 
دهند. 

به گزارش اقتصادآنلاین به نقل از همشهري، برداشت
نوبرانه هاي باغی پاییز از چند روز گذشته در استان هاي
شمالی کشور آغاز شده است. مرکبات به نوعی یکی از

جاذبه هاي کشاورزي استان هاي حاصلخیز شمالی هم به شمار می روند و از این رو اهمیت زیادي دارند. انوع پرتقال، نارنگی، لیمو و
نارنج این روزها از باغ هاي گیلان، مازندران و گلستان برداشت و روانه بازار می شود. بخش قابل توجهی از این میوه ها از هم اکنون

 
براي تأمین نیاز شب عید در انبارها ذخیره و بخشی نیز براي صادرات به کشورهاي مختلف پیش خرید می شوند. 

افزایش محصول در گیلان گیلان جزو 5استان تولید کننده مرکبات در کشور بوده و بیشترین باغ هاي این نوبرانه هاي پاییزي در
رودسر، املش و لنگرود واقع شده است. رئیس سازمان جهادکشاورزي گیلان با بیان اینکه مرکبات تولیدشده در این استان یکی از
مرغوب ترین مرکبات در کشور است، می گوید: 26هزار باغدار گیلانی برداشت مرکبات را از اواخر آبان آغاز می کنند و تا اواخر

 
اردیبهشت ادامه می دهند. 

مسعود الماسی از افزایش مرکبات تولیدشده در استان خبر می دهد و می افزاید: در گیلان 11هزار و 163هکتار باغ مرکبات وجود
دارد و سال گذشته 175هزار تن انواع مرکبات از باغ هاي استان برداشت شد. پیش بینی می شود باغداران گیلانی امسال 195هزار
تن از این محصولات را با ارزش تقریبی 6650میلیارد ریال در استان برداشت کنند. وي اضافه می کند: 90درصد از محصول پاییزي
گیلان پرتقال رقم محلی، خونی و تامسون، حدود 5درصد نارنگی و 5درصد بقیه، سایر مرکبات شامل نارنج، لیمو، دارابی و بالنگ

 
است. 

گیلان صادرات مرکبات ندارد مدیر امور باغی جهادکشاورزي گیلان نیز درباره صنایع فرآوري مرکبات در استان می گوید: 2واحد
فرآوري مرکبات با ظرفیت 58هزار تن در شهرستان رودسر فعال است. نقش فرآوري مرکبات در رشد اقتصادي استان بسیار مؤثر است
و از مرکبات می توان انواع مرباها، کمپوت کنسروي و آبمیوه ها را تولید و حتی به دیگر نقاط استان و کشور صادر کرد، زیرا انجام این

 
کار علاوه بر ایجاد اشتغال منجر به توسعه اقتصاد پایدار در استان می شود. 



منوچهر پارسافر با توضیح اینکه 60درصد محصولات باغی گیلان در استان مصرف شده و 40درصد باقیمانده به استان هاي دیگر
ارسال می شود، می افزاید: ما صادرات مرکبات به کشورهاي دیگر نداریم و بخشی از محصولات استان که به مازندران می رود، از این
استان صادر می شود. وي ایجاد تعاونی و عضویت باغداران در اتحادیه ها را مانعی براي ورود دلالان و فروش محصولات باغی می داند
و می افزاید: امسال نرخ خرید مرکبات از باغداران مطلوب بوده و حضور واسطه ها و دلالان کمرنگ تر از سال هاي گذشته بود.

 
اتحادیه ها هم می توانند روي قیمت گذاري محصولات تأثیرگذار باشند و به نفع باغداران عمل کنند تا دست واسطه ها کوتاه شود. 

ذخیره سازي 500تن مرکبات براي شب عید مازندران نیز 115هزار هکتار باغ مرکبات دارد که از این میزان حدود 90هزار هکتار باغ
پرتقال است. 25هزار هکتار از باغ هاي مرکبات مازندران نارنگی است که برداشت زودرس این میوه از نیمه دوم شهریور آغاز شده بود.
طبق آمار جهادکشاورزي مازندران، سالانه از باغ هاي مرکبات استان بیش از 2میلیون و 600هزار تن محصول برداشت می شود که

 
یک میلیون و 750هزار تن آن انواع پرتقال است. 

رئیس اتحادیه باغداران مازندران با اشاره به وضعیت مطلوب تولید مرکبات در سال جاري می گوید: برآورد می شود امسال در
مازندران حدود 2میلیون و 700هزارتن مرکبات تولید شود که از این میزان یک میلیون و 600هزارتن پرتقال و مابقی شامل نارنگی،
لیمو و نارنج خواهد بود. متوسط قیمت هر کیلوگرم پرتقال سر درخت اکنون 6هزار تومان است؛ بدون اینکه باغدار در چیدن، بسته
بندي و یا حمل ونقل، هزینه اي را متقبل شود و طبیعی است که این مبلغ براي باغدار رضایت بخش است. محمدرضا شعبانی با بیان
اینکه پرتقال هاي شمال هم براي مصارف تازه خوري و هم در ذخیره سازي براي شب عید مورد استفاده قرار می گیرد، اضافه می
کند: ظرفیت ذخیره سازي ما در مازندران سالانه در حدود 300 تا 400تن از محصولات است که امسال این میزان در حدود 500تن
خواهد بود. ما به تعهدمان در قبال دولت براي ذخیره سازي میوه شب عید عمل می کنیم اما هنوز دولت پولی را که سال گذشته

 
براي ذخیره سازي میوه باید به باغداران پرداخت می شد، نپرداخته است. 

وي درباره مشتریان خارجی که سر باغ مرکبات مازندران حاضر می شوند و میوه را به ریال از کشاورز خریداري می کنند نیز توضیح
می دهد: حضور خریدار خارجی در باغ ها یک زیان بزرگ به کشور وارد می کند، چراکه به دلیل اختلاف قیمت ریال با ارزهاي
خارجی، مبلغ میوه براي آنها بسیار پایین تمام می شود و در این میان بدون اینکه ارز به کشور وارد شود، محصول خارج می شود. این
در حالی است که براي صادرات مرکبات حتما محصول باید در واحد سورتینگ(جداسازي از نظر اندازه و کیفیت)، بسته بندي و در
کانتینرهاي مخصوص بارگیري شود. خریداران خارجی باید محصولات باغی را فقط از طریق اتحادیه ها خریداري کنند تا باغداران

 
متضرر نشوند. 

افزایش 50درصدي صادرات رئیس سازمان جهاد کشاورزي مازندران نیز همزمان با آغاز برداشت پرتقال استان با اشاره به اینکه
آشنایی باغداران با مدیریت محصولات باغی در سال هاي اخیر سبب شده دست دلالان از باغ هاي مرکبات کوتاه شود، می گوید: طبق
بررسی هاي صورت گرفته امسال پیش خرید باغ ها با قیمت دلخواه دلالان به ندرت و حتی به صفر رسیده است. عزیزاالله شهیدي فر
از برنامه ریزي هاي صورت گرفته براي افزایش 50درصدي صادرات مرکبات نسبت به سال گذشته خبر می دهد و می افزاید: هم
اکنون 70درصد مرکبات و کیوي تولیدي مازندران قابلیت صادرات دارد که با توجه به تولیدات مازاد نیاز کشور و همچنین مقرون به
صرفه بودن به لحاظ اقتصادي، صادرات این محصولات به صورت جدي پیگیري می شود. رئیس سازمان جهاد کشاورزي مازندران با
بیان اینکه پارسال بیش از 140هزار تن محصول مرکبات از استان به 10کشور مختلف جهان صادر شده بود، اضافه می کند: با توجه

 
به افزایش 10درصدي تولید و مهیا بودن همه شرایط امیدواریم صادرات امسال مرکبات تا 300هزار تن برسد. 

پیش بینی برداشت 9هزار تن نارنگی در گلستان معاون مدیریت باغبانی جهاد کشاورزي گلستان نیز سطح باغ هاي محصول نارنگی
استان را 700هکتار عنوان می کند و می گوید: 490هکتار از این مزارع بارده هستند. میانگین عملکرد هر هکتار هم 20تن است و



پیش بینی می شود امسال 9هزار و 800تن محصول از سطح باغ هاي استان برداشت شود. نوید رضا فراهانی تأکید می کند: عمده باغ
هاي نارنگی در شهرستان هاي کردکوي، گرگان و بندرگز وجود دارد و بخشی از این میوه پاییزي در استان مصرف و بقیه به استان

 
هاي دیگر فرستاده می شود. 

پربیننده ترین عطش خرید عراقی ها از بازار ایران گل فروشی ها پرپر شدند فعالیت کدام شغل ها از فردا ممنوع است؟ کاهش 25هزار
تومانی قیمت گوشت قرمز ماسک هاي چینی 600تومانی



پرداخت 44 هزار میلیارد ریال تسهیلات بانک ملی ایران به بنگاه هاي

اقتصادي کوچک و متوسط

منبع: ایران اکونومیستشماره خبر:  203  |  تاریخ: 1399/08/26

بانک ملی ایران به منظور حمایت از گردش چرخ بنگاه هاي اقتصادي کوچک و متوسط به عنوان موتور محرکه صنعت کشور،
بیش از 44 هزار میلیارد ریال تسهیلات به این بخش ها اعطا کرده است.

به گزارش ایران اکونومیست به نقل از روابط عمومی بانک ملی ایران،
این بانک تا پایان شهریورماه با هدف حمایت از بازار بالغ بر 44 هزار
و 878 میلیارد ریال از محل منابع داخلی در دو هزار و 264 فقره

 
تسهیلات به بنگاه هاي کوچک و متوسط پرداخت کرده است. 

بانک ملی ایران در مدت مذکور، تعداد 22 فقره تسهیلات ریالی از
محل منابع داخلی خود به ارزش شش هزار و 198 میلیارد ریال در
حوزه هاي احداث مجموعه ورزشی، احداث نیروگاه برق، تولید لوله
هاي پلی اتیلن، تولید فولاد، کارخانه تولید انواع آرد، هتل و مجتمع

 
اقامتی و توریستی و... مصوب کرده است. 

تصویب یک فقره تسهیلات ارزي از محل منابع صندوق توسعه ملی
به ارزش 13 میلیون و 35 هزار یورو در حوزه تولید شیشه هاي

 
کنترل کننده انرژي از دیگر اقدامات این بانک است. 

همچنین تعداد 148 فقره تسهیلات به مبلغ بیش از سه هزار و 751 میلیارد ریال طی مدت مذکور در برنامه اشتغال فراگیر سال 98
پرداخت کرده است.



برآورد تولید 600 هزار تن محصول از شهرك هاي کشاورزي

منبع: ایرناشماره خبر:  204  |  تاریخ: 1399/08/26

تهران- ایرنا- مدیرعامل شرکت شهرك هاي کشاورزي اعلام کرد: امسال 600 هزار تن انواع محصول در شهرك هاي
کشاورزي تولید و به بازارهاي داخلی و خارجی عرضه می شود.

تهران- ایرنا- مدیرعامل شرکت شهرك هاي کشاورزي
اعلام کرد: امسال 600 هزار تن انواع محصول در شهرك
هاي کشاورزي تولید و به بازارهاي داخلی و خارجی عرضه

 
می شود. 

«علی اشرف منصوري» روز دوشنبه در نشست خبري
وظیفه شرکت شهرك هاي کشاورزي را ایجاد زیرساخت ها
و واگذاري اراضی در حوزه هاي دامپروري، طیور، گلخانه،
شیلات و منابع طبیعی و اراضی ملی دانست افزود: شهرك
هاي کشاورزي بهشت سرمایه گذاري در بخش کشاورزي

 
است که به طور مستمر در حال ارایه خدمات به سرمایه گذاران در این حوزه هستند. 

مدیرعامل شرکت شهرك هاي کشاورزي بهترین راهکار براي افزایش بهره وري منابع آب و خاك را توسعه گلخانه ها برشمرد و
اظهارداشت: بنابراین به دنبال توسعه واحدهاي گلخانه اي در شهرك هاي کشاورزي هستیم، به طور مثال پیش از این میزان گلخانه

 
هاي در استان اردبیل یک تا دو هکتار بود اما اکنون در مغان به یک هزار و 600 هکتار رسیده است. 

منصوري گفت: همچنین در بحث اشتغالزایی در استان ها، هیچ فعالیتی به اندازه کشت گلخانه اي تاثیرگذار نیست، زیرا به طور
متوسط ایجاد هر هکتار گلخانه حداقل براي 10 نفر اشتغال ثابت و در بخش برداشت محصول براي 20 تا 30 نفر اشتغال مستقیم و

 
غیر مستقیم ایجاد می کند. 

وي با اشاره به اینکه این بستر براي سرمایه گذاران در بخش کشاورزي آماده است، افزود: ایجاد این شهرك ها نقشی در تامین امنیت

 
غذایی کشور و کمک به تولیدات داخلی و صادرات خواهد داشت. 

 
طرح یک فوریتی مجلس براي رفع موانع شهرك هاي کشاورزي 

مدیرعامل شرکت شهرك هاي کشاورزي گفت: در پی جلسه اي با کمیسیون کشاورزي مجلس شوراي اسلامی قرار شد با توسعه
شهرك هاي کشاورزي، آنها علاوه بر حضور در عرصه داخلی در عرصه هاي جهانی نیز نقش داشته باشند، بنابراین طرح یک فوریتی

 
براي کمک به توسعه شهرك هاي کشاورزي و رفع موانع تنظیم و به مجلس ارایه شده که در حال بررسی این موضوع هستند. 



 
واگذاري 5600 هکتار اراضی کشاورزي طی دو سال 

منصوري افزود: تاکنون هشت هزار و 900 هکتار از اراضی کشاورزي در قالب شهرك هاي کشاورزي به سرمایه گذاران واگذار شده که

 
عمده این واگذاري ها به میزان پنج هزارو 600 هکتار مربوط به دو سال اخیر (سال هاي 98 و 99 ) بوده است. 

وي ادامه داد: در حوزه دام و طیور نیز شهرك هایی را آماده واگذاري داریم که درخواست هاي ارایه شده از سوي سرمایه گذاران

 
بررسی و مجوز صادر می شود به طوري که در حال حاضر 11 هزار هکتار پرورش میگو در کشور انجام می شود. 

مدیرعامل شرکت شهرك هاي کشاورزي اضافه کرد: همچنین در شهرك هاي کشاورزي 25 تا 30 هزار هکتار عرصه را براي این

 
منظور مطالعه و آماده کرده ایم و در این زمینه نیز اطلاع رسانی هاي کافی صورت گرفته و آماده حضور سرمایه گذاران است. 

 
به گفته وي، این عرصه ها سه برابر عرصه هایی است که در حال حاضر در کشور فعال هستند. 

 
خلعیت دو هزار هکتار اراضی کشاورزي غیرفعال 

منصوري با اشاره به واگذاري هاي انجام شده در حوزه شهرك هاي کشاورزي گفت: در بحث کنترل و نظارت، تاکنون دو هزار هکتار از
اراضی کشاورزي که فعالیتی در آن صورت نگرفته بود را خلع ید کردیم و بقیه در فراخوان هاي بعدي براي جذب سرمایه گذار جدید

 
اطلاع رسانی می شود. 

وي اضافه کرد: همانگونه که یکروزه به سرمایه گذاران مجوز فعالیت در شهرك هاي کشاورزي را می دهیم، در صورت عدم فعالیت

 
یکروزه هم واگذاري را خلعیت می کنیم. 

 
ارایه 1200 میلیارد تومان تسهیلات بانکی 

وي در بخش تسهیلات بانکی شهرك هاي کشاورزي گفت: تاکنون یک هزارو 200 میلیارد تومان تسهیلات بانکی به سرمایه گذاران
پرداخت شده و از افرادي که قرارداد دارند خواهشمندیم براي شروع فعالیت خود با مراجعه به بانک ها وثایق و الزامات مورد نیاز آنها را

 
فراهم کنند. 

به گفته وي، سود تسهیلات بانکی این بخش براي مناطف کم برخوردار 12 درصد، براي مناطق برخوردار 14.5 درصد و براي سایر

 
فعالیت ها از جمله دام و طیور و شیلات و صنایع تبدیلی 15 درصد است. 

 
هزینه 4 تا 20 میلیارد تومانی ساخت هر هکتار گلخانه 

مدیرعامل شرکت شهرك هاي کشاورزي به افزایش حداقل دو برابري هزینه احداث گلخانه ها طی سال هاي اخیر اشاره کرد و افزود:
اکنون براي ساخت هر هکتار گلخانه بین چهار میلیارد تا 20 میلیارد تومان هزینه لازم بوده، این درحالیست که بخش عمده تجهیزات

 
زیرساختی و دستگاه ها در داخل کشور تولید می شود و نیازي به واردات تجهیزات از کشورهاي خارجی نیست. 

منصوري اضافه کرد: البته طی دو سال اخیر قیمت محصولات صادراتی با توجه به نوسان نرخ دلار پنج تا 6 برابر رشد داشته که با



 
وجود هزینه هاي ساخت گلخانه ها صرفه اقتصادي دارد. 

وي با بیان اینکه فعالیت شرکت شهرك هاي کشاورزي در دولت یازدهم کلید خورد و عمده فعالیتش مربوط به سال 96 است، گفت:

 
اکنون 197 شهرك در عرصه هاي ملی داریم که عمده اراضی از لحاظ سطح مربوط به استان اردبیل است. 

 
به گفته وي، بخش تولید آبزیان این شهرك ها در استان هرمزگان و دام و طیور مربوط به استان گلستان است. 

 
برچسب ها 

 
- وزارت جهاد کشاورزي 

 
- کشاورزي 

 
- فصلنامه علوم و فنون کشت هاي گلخانه اي 

- کاظم خاوازي



جلسه مشترك رؤساي سازمان بسیج و کمیته امداد براي توانمندسازي

محرومین در 6 استان

منبع: دانشجوشماره خبر:  205  |  تاریخ: 1399/08/26

به گزارش گروه سیاسی خبرگزاري دانشجو، جلسه ویدئو کنفرانس گزارش مرحله اول عملکرد تفاهنامه مشترك کمیته امداد
امام خمینی (ره) با سازمان بسیج مستضعفین در راستاي ایجاد اشتغال پایدار و توانمند سازي محرومین در 6 استان به

صورت پایلوت (مازندران، گیلان، چهارمحال و بختیاري، خراسان جنوبی، کرمان و آذربایجان ...

به گزارش گروه سیاسی خبرگزاري دانشجو، جلسه ویدئو
کنفرانس گزارش مرحله اول عملکرد تفاهنامه مشترك
کمیته امداد امام خمینی (ره) با سازمان بسیج مستضعفین
در راستاي ایجاد اشتغال پایدار و توانمند سازي محرومین
در 6 استان به صورت پایلوت (مازندران، گیلان، چهارمحال
و بختیاري، خراسان جنوبی، کرمان و آذربایجان شرقی) با
حضور روساي کمیته امداد امام خمینی (ره) و سازمان

 
بسیج مستضعفین برگزار شد. 

سردار سلیمانی رئیس سازمان بسیج مستضعفین در این جلسه با اشاره به اینکه بسیج و کمیته امداد امام خمینی (ره) دو اداره نبوده و
بلکه دو نهاد انقلابی هستند، گفت: رهبري توصیه فرمودند بایکدیگر هم افزایی و تعامل داشته باشیم و این کار بزرگ را با هدف تحقق

 
اهدف بیانیه گام دوم انقلاب اسلامی که همان تحقق دولت اسلامی و تمدن سازي است، انجام می دهیم. 

وي با بیان اینکه تحقق دولت اسلامی در بعد اقتصاد زیر مجموعه نظریه اقتصاد مقاومتی است، اظهار داشت: مهمترین فصل این
موضوع اشتغال مولد است که براي اینکه این کار جامعه عمل به خود بگیرد باید به صورت مرتب نظارت و گزارش گیري لازم را از

 
استان ها داشته باشیم. 

رئیس سازمان بسیج مستضعفین عنوان کرد: لازم است تیم هاي مشترکی از سپاه و کمیته امداد امام خمینی (ره) به صورت میدانی بر

 
روند کار نظارت کنند و همه ظرفیت هاي استان را براي تحقق این کار مهم پاي کار بیاورند. 

سردار سلیمانی با اعلام اینکه این طرح جزو اولویت هاي ما در سازمان بسیج مستضعفین و کمیته امداد امام خمینی (ره) خواهد بود،

 
تصریح کرد: بهترین کار این است که خود خانواده توانمند شده و اشتغال داشته باشد. 

در ادامه این جلسه مهندس مرتضی بختیاري رئیس کمیته امداد امام خمینی (ره) با تقدیر از برگزاري جلسه ویدئو کنفرانس توسط
سازمان بسیج مستضعفین و زحمات بسیج سازندگی و معاونت اشتغال و خودکفایی کمیته امداد امام خمینی (ره) عنوان کرد: پیش
بینی می شود با همت دوستان در سپاه، کمیته امداد امام خمینی (ره)، ستاد اجرایی فرمان حضرت امام (ره)، بنیاد مستضعفان،

 
آستان قدس رضوي و بسیج مستضعفین است در سال 99، بیش از 700 هزار شغل ایجاد خواهد شد. 



وي با اشاره به تاکید رهبر معظم انقلاب اسلامی در اثر بخشی عملی این اقدامات، ادامه داد: به نظر می رسد که این اقدام که با محور

 
اقتصاد مقاومتی در استان هاي پایلوت در حال انجام است قطعا در کشور می تواند حرکت بزرگی را به وجود بیاورد. 

مهندس بختیاري در ادامه تاکید کرد: خواسته رهبر انقلاب این است که ما چشم به بیرون نداشته باشیم و از ظرفیت هاي بسیار زیاد
داخلی بهره ببریم که می توانم بگویم امروز همه نهاد هاي انقلابی این مهم را انجام داده و درصدد برطرف کردن مشکل اقتصاد کشور

 
هستند. 

رئیس کمیته امداد امام خمینی (ره) با اشاره به اینکه این کار جهاد فی سبیل االله است؛ عنوان داشت: اصل جهاد این است که انقلاب
را از بحران بیرون بیاوریم که امروز جهاد ما در سنگر تولید و اقتصاد مقاومتی و دفاع از اقتصاد است و به نظر می رسد طلیعه بارز و

 
روشنی را در پیش رو داریم و براي سال 1400 باید از همین امروز براي توسعه این کار هدفگذاري هاي لازم را انجام دهیم. 

وي با بیان اینکه می توانیم از خیرین براي برنامه ها استفاده کنیم، گفت: یکی از راهبرد هاي اصلی کمیته امداد اشتغال خانگی است

 
و همچنین بر روي اشتغال روستایی نیز برنامه ریزي لازم را در جهت مهاجرت معکوس به روستا ها در دست اقدام قرار داده ایم. 

رئیس کمیته امداد امام خمینی (ره) در انتها یادآور شد: بسیجیان عزیز و کمیته امداد امام خمینی (ره) می توانند یاران خوبی براي

 
تحقق فرمایش مقام معظم رهبري در حوزه اقتصاد مقاومتی باشند و می توانیم با تفکر و روحیه جهادي گزارش اقدامات را ارائه دهیم. 

لازم به ذکر است سردار زهرایی رئیس سازمان بسیج سازندگی، دکتر عبدالملکی معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد امام خمینی

 
(ره) و استان هاي پایلوت به ارائه گزارش اقدامات انجام شده پرداختند. 

گفتنی است مرحله دوم این تفاهنامه مشترك در هفته بسیج و با مشارکت 6 استان دیگر اجرایی خواهد شد.



پیش بینی ایجاد چهار هزار شغل با اجراي 92 پروژه جهش تولید در گیلان

منبع: ایرناشماره خبر:  206  |  تاریخ: 1399/08/26

رشت - ایرنا - نماینده عالی دولت در گیلان با اشاره به پیش بینی ایجاد بالغ بر چهار هزار شغل با اجراي 92 پروژه جهش
تولید استان گفت: تأکید کرده ام براي پویایی هرچه بیشتر از جوانان علاقمند به فعالیت در این مجموعه ها بهره گرفته شود.

رشت - ایرنا - نماینده عالی دولت در گیلان با اشاره به
پیش بینی ایجاد بالغ بر چهار هزار شغل با اجراي 92 پروژه
جهش تولید استان گفت: تأکید کرده ام براي پویایی هرچه
بیشتر از جوانان علاقمند به فعالیت در این مجموعه ها

 
بهره گرفته شود. 

ارسلان زارع روز دوشنبه پس از بازدید از روند اجراي دو
پروژه جهش تولید در روستاي ضیابر شهرستان صومعه سرا
و سیاه اسطلخ شهرستان رشت، در گفت وگو با خبرنگاران
اظهار داشت:عملیات اجرایی 68 پروژه آغاز شده و با

 
اقدامات حمایتی صورت گرفته از سوي دولت و معرفی به بانک ها براي دریافت تسهیلات ، شاهد روند مثبتی در این ارتباط هستیم. 

وي با بیان اینکه برخی واحدهاي جهش تولید در راستاي تأمین مواد اولیه مورد نیاز شرکت هاي دیگر فعالیت دارند، خاطرنشان کرد:
براي اجراي پروژه هاي جهش تولید گیلان، یک هزار و 200 میلیارد تومان اعتبار پیش بینی و تأمین شده که کارآفرینان پس از انجام

 
فرآیند صدور مجوزها به بانک هاي عامل، معرفی می شوند. 

وي ابراز امیدواري کرد قریب به اتفاق 68 پروژه از 92 پروژه جهش تولید تا پایان سال جاري و تعداد باقیمانده نیز تا فصل بهارسال

 
آینده به اتمام برسند و وارد چرخه تولید شوند. 

استاندار گیلان همچنین به پیش بینی ایجاد بالغ بر چهار هزار نفر اشتغال در پروژه هاي جهش تولید اشاره و تاکید کرد : براي پویایی

 
هرچه بیشتر از جوانان علاقمند به فعالیت در این مجموعه ها بهره گرفته شود. 

 
برچسب ها 

 
- استانداري گیلان 

 
- جهش تولید 
- اشتغال زایی



طرح «مدد» بنیاد خیرین حامی دانشگاه خوارزمی 27 آبان افتتاح می شود

منبع: آي سی تی پرسشماره خبر:  207  |  تاریخ: 1399/08/26

به گزارش شبکه خبري ICTPRESS، افتتاحیه رسمی طرح مدد (مهارت و درآمد دانشجویی) در قالب یک همایش (وبینار)،
روز سه شنبه 27 آبان 99 توسط بنیاد خیرین حامی دانشگاه خوارزمی با حضور تنی چند از اعضاي هیات رئیسه و اساتید این

دانشگاه، مسئولان برخی اتحادیه هاي صنفی، اعضاي شبکه ارتباطی طرح مدد و اصحاب رسانه ...

به گزارش شبکه خبري ICTPRESS، افتتاحیه رسمی طرح مدد (مهارت و درآمد دانشجویی) در قالب یک همایش (وبینار)،
روز سه شنبه 27 آبان 99 توسط بنیاد خیرین حامی دانشگاه خوارزمی با حضور تنی چند از اعضاي هیات رئیسه و اساتید این
دانشگاه، مسئولان برخی اتحادیه هاي صنفی، اعضاي شبکه ارتباطی طرح مدد و اصحاب رسانه با رعایت پروتکل هاي بهداشتی در

 
محل دانشگاه و همچنین حضور مجازي دانشجویان دانشگاه خوارزمی برگزار می شود. 

بنیاد خیرین حامی دانشگاه خوارزمی بعنوان تسهیل گر در زمینه اشتغال و کارآفرینی، مهارت آموزي و استقلال مالی دانشجویان و
دانش آموختگان دانشگاه، با رویکرد آموزش هدفمند با محوریت اشتغال زایی و کسب درآمد دانشجویان، در دانشگاه خوارزمی فعالیت

 
خود را آغاز کرده است. 

 
از جمله مهم ترین فعالیت هاي این بنیاد به شرح ذیل است: 

- پشتیبانی مالی یا اجراي (انفرادي یا گروهی) آموزش مهارت هاي موثر شغلی در قالب بورس مهارتی براي دانشجویان متقاضی حائز

 
شرایط 

 
- تامین مالی راه اندازي اشتغال هاي خرد دانشجویی در قالب صندوق توانمندسازي اشتغال و مهارت آموزي دانشجویان 

- تعریف دوره هاي کوتاه مدت کاربردي اشتغال و اجراي آن براي دانشجویان (بطور انفرادي یا گروهی بر حسب تقاضاي دانشجویان)،

 
به منظور تامین درآمد براي دانشجویان مقاطع مختلف تحصیلی دانشگاه در حوزه خرد اقتصادي تولید و خدمات 

به عبارتی طرح مدد تسهیل گر و یاریگر دانشجویان در زمینه مهارت آموزي و اشتغال خرد دانشجویی است و جامعه هدف این طرح،

 
دانشجویان مقاطع مختلف تحصیلی علاقه مند به کسب مهارت و خوداشتغالی در دانشگاه خوارزمی است. 

لازم به یادآوري است همایش (وبینار) افتتاحیه طرح مدد، فردا از ساعت 15 لغایت 17 در دانشگاه خوارزمی، پردیس تهران، ساختمان

 
دانشکده علوم انسانی، طبقه چهارم، تالار ابوریحان برگزار می شود. 





بانک ها کمر به نابودي بخش تولید بسته اند

منبع: اکو نیوزشماره خبر:  208  |  تاریخ: 1399/08/26

مشاور رئیس اتاق تعاون ایران با بیان اینکه 70 درصد مشکلات فعالان اقتصادي ناشی از سوءتدبیر است، گفت:نظام بانکی
بعنوان عامل توسعه نیافتگی کشور ، کمر به نابودي بخش تولید بسته است.

مشاور رئیس اتاق تعاون ایران: بانک ها کمر به نابودي
بخش تولید بسته اند اقتصاد ایران: مشاور رئیس اتاق تعاون
ایران با بیان اینکه 70 درصد مشکلات فعالان اقتصادي
ناشی از سوءتدبیر است، گفت:نظام بانکی بعنوان عامل
توسعه نیافتگی کشور ، کمر به نابودي بخش تولید بسته

 
است. 

به گزارش خبرگزاري اقتصاد ایران،غلامحسین حسینی نیا
 در مورد وضعیت تعاونی ها، اظهار داشت: سال گذشته در
دیداري که با مقام معظم رهبري داشتیم، ایشان فرمودند

که اعتقاد بسیاري به تعاونی ها دارند و این بخش را پدیده مطلوبی براي اقتصاد عنوان کردند و راهبرد شبکه سازي در تعاونی ها را
مورد تاکید قرار دادند و به وزیر تعاون مأموریت دادند که مساله تعاونی ها را با جدیت دنبال کند. حال باید از وزیر تعاون پرسید که

 
چه جدیتی در پیگیري مسائل تعاونی ها داشته و کدام مشکلات این بخش حل شده است. 

مشاور رئیس اتاق تعاون ایران افزود: بررسی ها نشان می دهد که در این یک سال نه تنها اتفاق خاصی براي تعاونی ها نیفتاده بلکه در
این مدت سکوتی را هم از سوي وزیر شاهد بودیم. خوشبینانه این است که به دلیل گستردگی ماموریت هایی که در وزارت تعاون، کار

 
و رفاه اجتماعی وجود دارد، توانی براي رسیدگی به تعاونی ها نمانده است از این رو توجهی به تعاونی ها در کانال دولتی نمی شود. 

وي ادامه داد: در این شرایط باید اختیار بیشتري به تشکل هاي تعاونی داده می شد و به نوعی تفویض اختیار می شد تا خود تشکل
ها راهبردهایی براي حل مشکلات پیدا کنند. در این شرایط که دولت نمی تواند کار خاصی انجام دهد زمینه و فعالیت ها را به تشکل
ها، اتاق ها و اتحادیه ها واگذار کند و از این تصدي گري دست بردارد و اگر قصد واگذاري ندارد، حداقل شرایط را براي بهتر شدن امور

 
فراهم کند. 

حسینی نیا گفت: در دنیا نسخه هاي زیادي براي اقتصاد نوشته شده است اما تعاونی ها طی 200 سال گذشته در جاي خود مانده اند
که نشان می دهد این بخش نقش به سزایی دارد. بیش از 12 درصد جامعه جهانی در بیش از 3 میلیون تعاونی متشکل شده اند که
توانسته اند 10 درصد اشتغال جهان را در خود جاي دهند. گردش مالی از سوي 300 تعاونی برتر در سال 2019 بالغ بر 2 هزارو 34
میلیارد دلار بوده است؛ این تعاونی ها با جمع آوري سرمایه هاي خرد، شبکه سازي، اشتغال زایی و توانمندسازي افراد به موفقیت

 
رسیده اند. 

مشاور رئیس اتاق تعاون ایران افزود: به نظر می رسد ظرفیت بسیار بالایی در بخش تعاونی ها وجود دارد که در کشور استفاده نمی



شود. برنامه هاي توسعه اي و قوانین خوبی در کشور نوشته شده اما بهره اي برده نمی شود؛ به عنوان مثال ظرفیت هاي اصل 44 را
فقط به بحث واگذاري ها تقلیل داده ایم و حتی این واگذاري ها را به کارکرد سازمان خصوصی سازي متمرکز کرده ایم که البته

 
چندان موفق هم نبوده است. 

حسینی نیا اظهار داشت: باید به ظرفیت هاي اصل 44 برگردیم و تمامی دستگاه ها و نهادهاي دولتی و عمومی به بخش تعاون کمک

 
کنند و مجلس هم با حسن نظارت بر اجراي قوانین، وظایف خود را در قبال تعاونی ها انجام دهد. 

مشاور رئیس اتاق تعاون ایران افزود: وزارت تعاون باید سند توسعه بخش تعاون را که از سال 92 روي زمین مانده است به سرانجام

 
برساند. 

 
5 مشکل عمده بخش تعاون 

وي با اشاره به مشکلات بخش تعاون، گفت: غیرقابل پیش بینی بودن قیمت مواد اولیه و محصولات یکی از مشکلات مهمی است که

 
تولید را بلاتکلیف کرده است که 30 درصد به دلیل تحریم و 70 درصد به دلیل سوءتدبیرهاي داخلی است. 

حسینی نیا افزود: بحث بعدي دشواري تأمین مالی از طریق بانک هاست. بانک ها در ایران ضد توسعه عمل می کنند و می توان گفت
که علت توسعه نیافتگی کشور سیستم فعلی بانکداري است که کمر به نابودي تولید بسته است. حتی در این مسیر مبانی فقهی
اسلامی را هم زیر پا می گذارند. در هیچ جاي دنیا بانک ها اینطور نیستند که قرارداد مشارکت با کسی منعقد کنند اما فقط در سود

 
مشارکت داشته باشند! 

مشاور رئیس اتاق تعاون گفت: موضوع بعدي بی ثباتی قوانین و مقررات و رویه هاي ناظر بر کسب و کار است که هر روز شاهد قوانین

 
متفاوت و متعددي هستیم که فعالان بخش تولید و تعاون را سردرگم کرده است. 

وي افزود: فرایندهاي اداري و اخذ مجوزهاي کسب و کار در دستگاه هاي اجرایی، موضوع بعدي است؛ در حالی مسئولان ادعاي بهبود
محیط کسب و کار را دارند که این اراده براي بهبود، در سطح مدیران ارشد مانده و به سطوح پایین تر و سیستم اداري تسري نیافته

 
است و مقاومت هاي زیادي وجود دارد که موجب شده عملاً اتفاق خاصی در بهبود محیط کسب و کار نیفتد. 

حسینی نیا ادامه داد: تولید و عرضه نسبتاً آزاد کالاهاي غیراستاندارد و تقلبی در بازار موضوع بعدي است. کسی که می خواهد نظام
مند باشد به قدري براي فعالیت به سختی می افتد که زمین گیر می شود، اما از آن طرف بخش هاي غیراستاندارد و زیرزمینی با
قیمت هاي پایین تر، به راحتی کار می کنند و مردم هم به خاطر قیمت پایین به سمت این بخش اقبال نشان می دهند که این

موضوع هم تولیدکننده و هم مصرف کننده را با مشکل مواجه می کند.



حضور فعال و موثر کانون هاي فهما کرمانشاه در طرح ملی «ایران قوي»

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  209  |  تاریخ: 1399/08/26

کرمانشاه- مدیر ستاد هماهنگی کانون هاي فرهنگی هنري مساجد استان کرمانشاه گفت: کانون هاي فهما کرمانشاه با بهره
گیري از فضاي مجازي ، عزم جدي براي حضور موثر و ویژه در طرح ملی «ایران قوي» دارند.

کرمانشاه- مدیر ستاد هماهنگی کانون هاي فرهنگی هنري
مساجد استان کرمانشاه گفت: کانون هاي فهما کرمانشاه با
بهره گیري از فضاي مجازي ، عزم جدي براي حضور موثر و

 
ویژه در طرح ملی «ایران قوي» دارند. 

به گزارش خبرنگار مهر، حجت الاسلام افشین کلات پور
بعد از ظهر امروز در دیدار با مدیرکل فرهنگ و ارشاد
اسلامی استان کرمانشاه به ارائه گزارشی از برنامه هاي
دومین رویداد فهما (طرح ملی ایران قوي) در استان
پرداخت و اظهار کرد: روز شمار 90 روزه این رویداد با

بارگذاري فرم ها و فرآیندها در سامانه بچه هاي مسجد از روز پنج شنبه 22 آبان ماه آغاز شده و تا سالروز پیروزي انقلاب شکوهمند

 
اسلامی مصادف با میلاد حضرت فاطمه زهرا (س) ادامه خواهد داشت. 

وي با تأکید بر بیانات مقام معظم رهبري که فرمودند تنها راه ملت ایران قوي شدن است، افزود: رویداد فهما سال 99 با عنوان طرح
ملی ایران قوي در گام دوم انقلاب با موضوعات قرآن و سیره اهل بیت (ع)، مسجد و گام دوم انقلاب، پیشرفت و امید به آینده و

 
مقاومت و عزت ایرانی برگزار می شود. 

مدیر ستاد هماهنگی کانون هاي فرهنگی هنري مساجد استان کرمانشاه بیان کرد: در این رویداد سه شبستان فرهنگ، هنر و نوآوري
متشکل از 12 رواق با نام هاي نور، دانش، کتاب، همدلی، رسانه، سرود، نمایش، فیلم، ترنج، قلم، کارآفرینی و فن آوري پیش بینی

 
شده که در مجموع داراي 20 هزار امتیاز است. 

کلات پور گفت: تشکیل ستاد خبري رویداد فهما با عضویت خبرنگاران و نمایندگان محترم خبرگزاري ها و جراید با بهره گیري از پیام
رسان هاي داخلی و خارجی، برگزاري نشست خبري همزمان با آغازین روز ارزیابی 90 روزه این طرح به صورت مجازي، بهره گیري از

 
ظرفیت شبکه استانی زاگرس و صداي استان در راستاي تشریح برنامه و اهداف آن در گام نخست به انجام رسیده است. 

وي تصریح کرد: با توجه به گسترش بیماري کرونا و محدودیت در برگزاري اجتماعات و دورهمی هاي بچه هاي مسجد، دومین رویداد
فهما این تهدید را به فرصت تبدیل کرده و با توجه به تأکیدات معظم له بر اهمیت فضاي مجازي، تمرکز خود را بر این فضاي گذاشته

 
است تا از این طریق بستري براي حضور فعال و مؤثر بچه هاي مسجد در این حوزه فراهم شود. 

مدیر ستاد هماهنگی کانون هاي فرهنگی هنري مساجد استان کرمانشاه ادامه داد: اعضاي کانون هاي فهما استان کرمانشاه با تمرکز



بر بخش هاي پیش بینی شده در شبستان ها و رواق هاي طرح ملی ایران قوي می توانند به ثبت و تولید محتوا در رشته هاي سرود،
تئاتر، قرآن، معرفی هنرمندان، شاعران، نویسندگان و کارآفرینان مسجدي، هنرهاي تجسمی (عکاسی، خوشنویسی، گرافیک)، شعر و
داستان، راه اندازي کسب و کار در حوزه فرهنگ و هنر و تولید فعالیت هاي مجازي در قالب اپلیکیشن، بازي هاي رایانه اي و… در

 
بستر سامانه بچه هاي مسجد و پیام رسان هاي داخلی اقدام کنند. 

کلات پور اظهار کرد: کانون هاي فهما استان کرمانشاه در اولین رویداد فهما قریب به 2 میلیون امتیاز کسب کرد و با افزایش جمعیت
8 هزار نفري اعضاي کانون ها، درحال حاضر تعداد بچه هاي مسجد این استان به حدود 30 هزار نفر رسیده است.



گلخانه امید براي زندانیان مددجوي هرمزگان

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  210  |  تاریخ: 1399/08/26

زندانیان مددجوي هرمزگان اکنون نه در زندان بلکه با کار در گلخانه، امیدشان به زندگی دو چندان شده است.

به گزارش خبرگزاري صداوسیما مرکز خلیج فارس؛ آقاي
برخورداري، خیر کارآفرینی است که در حاجی آباد با
کمک به اشتغال 70 زندانی مددجو در گلخانه خود، تکیه

 
گاهی براي زندانیان این شهرستان شده است. 

زندانیانی که اگر در دوران محکومیت در زندان غصه

 
معیشت می خوردند، اما اکنون نان آور خانه شده اند. 

 
بیشتر بخوانید: صدور حکم جایگزین حبس در پارسیان 

به گفته مدیرکل زندان هاي استان هرمزگان، این مددجویان شامل افرادي هستند که داراي حسن اخلاق اند و خطري براي جامعه
ندارند.مصطفی کیشانی گفت: اکنون هزار و 250 زندانی در استان مشغول به کار هستند و تا پایان امسال نیمی از زندنیان استان

 
مشغول به کار خواهند شد. 
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الزامات توسعه اقتصاد فضاي مجازي در ایران

منبع: اکو نیوزشماره خبر:  211  |  تاریخ: 1399/08/26

دیجیتالی سازي اقتصاد با هدف رشد اقتصادي و اشتغال از مسائل مهم اقتصاد فضاي مجازي است. در این گزارش به شش
الزام توسعه اقتصاد دیجیتال می پردازیم.

الزامات توسعه اقتصاد فضاي مجازي در ایران اقتصاد ایران:
دیجیتالی سازي اقتصاد با هدف رشد اقتصادي و اشتغال از
مسائل مهم اقتصاد فضاي مجازي است. در این گزارش به

 
شش الزام توسعه اقتصاد دیجیتال می پردازیم. 

 
به گزارش خبرگزاري اقتصادایران 

ه گزارش خبرگزاري اقتصاد ایران ،«پرونده حکمرانی فضاي
مجازي»، امروزه دیجیتال سازي اقتصاد با رویکرد ارتقاي
بهره وري، افزایش رشد اقتصادي و ایجاد اشتغال به عنوان

یکی از رویکردهاي غالب در اغلب کشور هاي جهان درآمده است. با توجه به ساختارهاي سنتی حاکم بر تولید و تجارت کشور و پایین
بودن توان رقابتی اقتصاد که با پایین بودن نرخ رشد بهره وري، رشد اقتصادي نازل و نرخ بیکاري بالا به ویژه نرخ بیکاري دانش
آموختگان همراه است، توسعه اقتصادي دیجیتالی براي حل بخشی از مشکلات کشور در این یک الزام است. در این گزارش به الزامات

 
اقتصاد دیجیتال می پردازیم: 

 
اول: فرهنگ سازي و توسعه اخلاق 

فرهنگ خلاقیت، نوآوري و کارآفرینی از اجزاي اصلی رشد پایدار در اقتصاد دانش بنیان به شمار می روند. جوامع مبتنی بر نوآوري،
اولویت بیشتري را به خلاقیت در شکل ایده ها، مفاهیم، دانش، نظریه ها و مدل هاي کسب و کار جدید می دهند. در این محیط
تمرکز اصلی سیاست ها بر سه موضوع مهم است: کاهش اثرات نامطلوب اجتماعی شکست، کمک به فرآیندهاي کارآفرینی و نوآوري و

 
اعطاي پاداش به رفتارهاي خلاق، نوآور و کارآفرین. 

 
دوم: تدوین قوانین و مقررات مناسب 

با توجه به موانع موجود در فضاي اقتصاد دیجیتالی، دولت در حوزه قانونگذاري باید رویکردي فعالانه همگام با تغییر فناوري ها داشته
باشد. نقش دولت در توسعه صنعت دانش و تجارت الکترونیکی با محوریت تنظیم این صنعت است. به نظر می رسد دولت ها باید بر
حوزه هایی تمرکز کنند که به تنهایی قادر به اداره آن باشند، یعنی ارائه چارچوب قانونی شفاف، اجراي قوانین، حمایت از مالکیت

 
معنوي و سیاست هاي رقابتی صحیح. 

با استفاده از فناوري اطلاعات و ارتباطات، هر روزه مدل ها و روش هاي کسب و کار جدید با ایده هاي انتزاعی تر و مفهومی تر پدیدار



می شوند. تنظیم مقررات مربوط به تایید امضاهاي الکترونیکی، یکی از موضوعات کلیدي کشورها تلقی می شود. در این فرآیند،
کشورها یکی از این سه رویکرد را اتخاذ کرده اند: رویکرد حداقلی که تمرکز اصلی آن بر حذف موانع قانونی موجود است. رویکرد

 
تجویزي، یعنی تجویز فناوري یا پروتکل خاص و یا ریکرد ترکیبی و دو لایه اي است. 

 
سوم: شبکه سازي 

از نظر کارشناسان در قلب اقتصاد دیجیتالی یک مجموعه اي از روابط پیچیده اي و پویایی وجود دارد. این روابط در سراسر اقتصاد
تسري پیدا می کند و اپراتورهاي شبکه، خرده فروشان، عرضه کنندگان کارت هاي اعتباري، شرکت هاي پشتیبان و مشتري ها را به

 
هم متصل می کند. 

شبکه ها مسیري را فراهم می کنند که طی آن، مصرف کنندگان قادر هستند به شبکه خدمات متصل شوند اعم از اینکه آنچه آنها می
خواهند و آنچه آرزو دارند، دسترسی داشته باشند. در نظریه هاي اقتصادي، شبکه ها یعنی ارائه خدمات که روي شبکه انتقال می یابد
و به صورت کالاهاي همگن در نظر گرفته می شود. کیفیت ارائه خدمات در شبکه از بعد سرعت، کیفیت و قابل اعتماد بودن متفاوت

 
است. 

 
چهارم: زیرساخت هاي الکترونیکی 

در اندازه گیري جامعه اطلاعاتی شاخص هاي اشتراك تلفن همراه، اشتراك تلفن ثابت، اشتراك تلفن ثابت فعال در پهناي باند،
اشتراك تلفن همراه فعال در پهناي باند و استفاده از اینترنت به عنوان مهمترین شاخص هاي اصلی و زیرساختی اقتصاد دیجیتالی
معرفی شده است. این شاخص ها در گزارش اندازه گیري جامعه اطلاعاتی که هر ساله توسط اتحادیه جهانی مخابرات منتشر می شود،
وجود دارد. نکته قابل توجه در شاخص هاي یاد شده این است که آنها تنها تصویري از تحولات ابزارها و زیرساخت هاي دسترسی به
ارتباطات و فناوري را نشان می دهد، اما اینکه بر جامعه و اقتصاد چه آثاري دارند، پوشش نمی دهد. بنابراین براي ارزیابی اقتصاد
دیجیتالی و تحولات آن نیاز به شاخص هایی است که بتواند همه وجوه آن را تبیین کند. زیرساخت ها یا توان دسترسی (ابزارهاي
ارتباطی تلفن، پهناي باند، رایانه و اینترنت) و میزان به کارگیري یا شدت مصرف فناروي دیجیتال و توانمندي یا دانش استفاده از

 
فناوري از جمله وجوه اقتصاد دیجیتالی است. 

 
پنجم: پلتفرم مناسب 

پلتفرم در توسعه اقتصاد دیجیتالی نقش اساسی دارد. پلتفرم هاي دیجیتالی نظاماتی هستند که نهادها و موجودیت ها روي آن ساخته
می شوند و براي همه دسترس پذیر است. پلتفرم موفق آن پلتفرمی است که به وسیله افراد توانمند، نوآوري را افزایش می دهد،
کسب و کارها را ایجاد می کند و ایده هاي جدید را پرورش می دهد و به تبع آنها، بازارها و جامعه را تغییر می دهد. نقش پلتفرم در
اقتصاد دیجیتال شامل سهولت در انتقال، محاسبات ابري، شبکه هاي اجتماعی و محاسبه هاي مربوط به داده هاي حجیم دانسته شده

 
است. 

 
ششم: توسعه شبکه پهن باند 

در سیاست ها و راهبردهاي مربوط به رونق بخشی به تقویت زیرساخت ها در جهان الکترونیکی بحث پهن باند مطرح می شود. جهان
الکترونیکی کارآمد نیازمند برخورداري از زیرساخت هاي پایه اي مناسب براي رسیدگی به امور شهروندان یا فراهم کردن شبکه هاي



قدرتمندي است که در سایه آن کسب و کارها قادر به انجام فعالیت باشند. یک نقطه کانونی مهم، سیاست هاي موفق فناوري اطلاعات
مربوط به سوئد، دانمارك و بلژیک است که شبکه هاي ارتباطاتی با پهناي باند متراکم در سراسر کشورشان فراهم کرده اند. در کشور
ما این مهم، با راه اندازي شبکه ملی اطلاعات امکانپذیر خواهد بود. اصل آن است که دولت مسئول تضمین در دسترس بودن این

زیرساخت ها در سراسر کشور باشد؛ هر چند گسترش پهناي باند باید در وهله نخست براي بازیگران بازار تامین شود.



صندوق کارآفرینی200 میلیارد ریال تسهیلات اشتغال پرداخت کرد

منبع: ایرناشماره خبر:  212  |  تاریخ: 1399/08/26

گچساران- ایرنا -مدیر صندوق کارآفرینی امید کهگیلویه و بویراحمد گفت: این صندوق از ابتداي سال جاري تاکنون 200
میلیارد ریال تسهیلات براي ایجاد اشتغال در استان پرداخت کرده است.

گچساران- ایرنا -مدیر صندوق کارآفرینی امید کهگیلویه و
بویراحمد گفت: این صندوق از ابتداي سال جاري تاکنون
200 میلیارد ریال تسهیلات براي ایجاد اشتغال در استان

 
پرداخت کرده است. 

ارسلان حسن پور دوشنبه در گفت و گو با خبرنگار ایرنا
افزود: تسهیلات اشتغال صندوق کارآفرینی امید کهگیلویه
و بویراحمد به صورت انفرادي و یا در قالب تفاهم نامه

 
پرداخت شده است. 

وي با اشاره به اینکه مجموع تسهیلات اشتغال پرداخت شده صندوق کارآفرینی امید استان در سال جاري 205 میلیارد ریال بوده

 
اظهار داشت: بیش از 95 درصد از وام هاي اعطایی این صندوق در سال جاري براي ایجاد اشتغال پایدار بوده است. 

مدیر صندوق کارآفرینی امید کهگیلویه و بویراحمد تصریح کرد: این تسهیلات در قالب 374 پرونده و با پیش بینی اشتغال 400 نفر

 
پرداخت شده است. 

حسن پور عنوان کرد: براساس تفاهم نامه بسیج سازندگی که در سال جاري منعقد شد فرایند راه اندازي 58 صندوق خرد محلی در
مناطق مختلف کهگیلویه و بویراحمد شروع شده که برخی از این صندوق ها در مراحل نخست تشکیل و برخی نیز تسهیلات دریافت

 
کرده اند. 

وي تاکید کرد:تفاهم نامه با بنیاد برکت از دیگر اقدام هاي امسال بوده که تاکنون در قالب بیش از 81 پرونده به میزان 30 میلیارد

 
ریال تسهیلات پرداخت یا در حال انجام است. 

مدیر صندوق کارآفرینی امید کهگیلویه و بویراحمد عنوان کرد: امسال همچنین تفاهم نامه هاي با نهضت سوادآموزي، ورزش و
جوانان، بنیاد شهید و فنی و حرفه اي استان براي پرداخت تسهیلات اشتغال منعقد شده که بخش هایی پرداخت و بقیه در حال انجام

 
است. 

وي با بیان اینکه صندوق کارآفرینی استان سال گذشته در زمینه جذب تسهیلات روستایی رتبه اول کشور را کسب کرد افزود: آماده
پرداخت تسهیلات ارزان قیمت براي توسعه اقتصادي درروستاهاي استان هستیم. 



وي افزود: از ابتداي سال 1392 تا پایان نیمه نخست امسال یکهزار و 755میلیارد ریال تسهیلات از سوي صندوق کارآفرینی کهگیلویه

 
و بویراحمد پرداخت شده که بخش عمده اي از آن در حوزه اشتغال بوده است. 

وي میزان تسهیلات قرض الحسنه پرداخت شده از سوي صندوق کارآفرینی استان به متقاضیان از ابتداي این دولت را 17هزار

 
و298فقره ذکر کرد. 

وي بیان کرد: تسهیلات بانکی اشتغال در زمینه هاي بومگردي، خط تولید مواد شوینده، تولید و فراوري محصولات کشاورزي، صنایع

 
دستی و صنایع کوچک پرداخت شده است. 

مدیر صندوق کارآفرینی امید کهگیلویه و بویراحمد اظهار داشت: هر فقره وام اشتغال صندوق کارآفرینی امید 100 میلیون تا 40

 
میلیارد ریال است. 

 
بر اساس مرکز آمار ایران استان کهگیلویه و بویراحمد با 12.6 درصد، رتبه پنجم بالاترین نرخ بیکاري در کشور را داشته است. 

 
کهگیلویه و بویراحمد 723 هزار نفر جمعیت دارد. 

 
برچسب ها 

 
- تسهیلات بانکی 

 
- کهگیلویه وبویراحمد 

- گچساران



عباس عبدي: منتظر تکرار شورشی همانند آبان 98 باشید! / مرعشی:رئیس

جمهور بعدي باید از فرصت بایدن گل هاي زیادي براي مردم ایران بچیند

منبع: حلقه وصلشماره خبر:  213  |  تاریخ: 1399/08/26

عباس عبدي: منتظر تکرار شورشی همانند آبان 98 باشید! / مرعشی:رئیس جمهور بعدي باید از فرصت بایدن گل هاي زیادي
براي مردم ایران بچیند جریان اصلاح طلب در مسئله «آبان 98» ژست شاکی به خود می گیرد، اما آنها در ماجراي آبان 98 در جایگاه

 
متهم هستند. دولت اصلاح طلبان در آبان سال گذشته، یک اقدام لازم و ضروري را به بدترین نحو ممکن اجرا کرد. 

سرویس سیاست حلقه وصل - روزانه می توان از لابه لاي گزارش
ها و عناوین خبري رسانه هاي مکتوب و حتی غیر مکتوب، نکات
قابل توجهی استخراج کرد؛ موضوعاتی که می تواند براي
مخاطبین قابل استفاده و محوري براي تحلیل باشد، در گزارش
روزانه "ویژه هاي حلقه وصل" نکات و تأملات قابل استخراج از
رسانه ها براي مخاطبین عرضه خواهد شد؛ با «ویژه هاي حلقه

 
وصل» همراه شوید. 

 
عباس عبدي:منتظر تکرار شورشی همانند آبان 98 باشید! 

«عباس عبدي» فعال سیاسی اصلاح طلب که پیش از این در رویکردي توهین آمیز، مطالبات جوانان ایرانی را به مشروبخواري و خرید
و فروش مواد مخدر تقلیل داده بود، در یادداشتی در روزنامه اعتماد با عنوان «آبان 1398؛ تب یا بیماري» نوشت: «شکستگی
استخوان بیماري و نقص است و باید همان را درمان کرد ولی تب بیماري نیست، حتی اگر لازم باشد که درجه آن را با دارو و پاشویه
کم کرد، ولی فقط علامت بیماري است که باید مرکز تولید عفونت و ریشه تب را شناسایی و به درمان آن پرداخت و الا بیماري
پیشرفت خواهد کرد. ..انتظار می رفت که حوادث دي ماه سال 1396، آغازي باشد براي شناخت مرکز تولید عفونت و درمان آن، ولی
آن تب به علل گوناگونی خفیف تلقی شد و به سرعت اقدام به رفع آن کردند. در نتیجه گمان کردند که بیمار درمان شده است، در
حالی که فقط علامتش کنترل شده بود. دو سال گذشت و این بار تب با شدت بیشتري خود را نشان داد. تقریبا و با اطمینان می توان

 
گفت که در فاصله این دو سال، اقدام عملی و ریشه اي براي شناخت و درمان صورت نگرفت». 

عبدي در ادامه نوشت: «باید گفت که یک خطاي دیگر دیده شد که ماجرا را بدتر می کند. اینکه گمان کنیم اعتراضات فقط ناشی از
افزایش قیمت بنزین است. بله اگر آن تصمیم نبود آن اتفاقات در آبان سال 1398 رخ نمی داد. همان طور که اگر از انداختن یک
کبریت روشن در انبار پنبه جلوگیري کنیم، آن انبار آتش نخواهد گرفت، ولی از آنجا که ظرفیت آتش سوزي همواره وجود دارد،

 
مساله حل نشده است و دیر یا زود حادثه دیگري می تواند این انبار را شعله ور کند». 

این فعال سیاسی اصلاح طلب تاکید کرد: «بنابراین باید به فراتر از آن تصمیم رفت و از این اعتراضات درس گرفت. تقلیل این رویداد
به افزایش قیمت بنزین خطرناك است و نشان می دهد که باید منتظر تکرار این حوادث باشیم، چون با این حد از رشد نقدینگی و

 
کمبود تولید همچنان با افزایش قیمت ها مواجه خواهیم بود». 



 
 

عباس عبدي گلایه کرده است که چرا مرکز تولید عفونت و درمان شناسایی نمی شود تا از حوادثی مانند دي 96 و آبان 98 جلوگیري

 
به عمل آید. 

پاسخ روشن است؛ تا زمانیکه دوستان و همقطاران آقاي عبدي در دولت، معیشت مردم را به خشم و لبخند مقامات آمریکایی و
اروپایی گره زده و مطالبات مردم را به «حضور زنان به عنوان تماشاچی در ورزش مردان» و «لزوم برگزاري کنسرت خیابانی» و «رفع

 
حصر» و دیگر مسائل دست چندم تقلیل دهند، باید هم منتظر افزایش نارضایتی در مردم باشیم. 

عباس عبدي اکنون ژست شاکی و منتقد دلسوز به خود گرفته است، این در حالی است که وي و روزنامه اي که در آن قلم زده است،
به دفعات از آشوبگران و اغتشاشگران دفاع کرده و اینگونه القاء کرده که آتش زدن بانک و آمبولانس و ماشین آتش نشانی و پمپ
بنزین و تاکسی و اورژانس و خودروي شخصی و تخریب مغازه مردم و سرقت مسلحانه و تعرض به فروشنده زن، اصلا کار مجرمانه اي
نیست و این نهادهاي قضایی و انتظامی هستند که به علت بازداشت و محاکمه اغتشاشگران مسلح از سوي عبدي و دوستان وي مورد

 
هجمه و تخریب قرار می گیرند. 

«دولتِ اصلاح طلبان» هفت سال و نیم است که معیشت مردم ایران را به خشم و لبخند سران آمریکا و فرانسه و انگلیس و آلمان گره
زده و به خانه نساختن براي مردم افتخار می کند و مخالف خودکفایی در تولید بنزین و خودکفایی در کشاورزي است و توان و
استعداد جوانان ایرانی را در سطح درست کردن آبگوشت بزباش و قرمه سبزي می بیند و تنها در یک قلم با تصمیم غیرکارشناسی

 
دلار 4200 تومانی موجب از دست رفتن 25 تا 30 میلیارد دلار و حدود 70 تا 80 تن طلا شده است. 

علاوه بر این، جریان اصلاح طلب در مسئله «آبان 98» ژست شاکی به خود می گیرد، اما اتفاقا طیف اصلاح طلب در ماجراي آبان 98
در جایگاه متهم است. دولت اصلاح طلبان در آبان سال گذشته، یک اقدام لازم و ضروري- اصلاح قیمت بنزین- را به بدترین نحو

 
ممکن اجرا کرد. 

در آبان سال گذشته، بی تدبیري در بخش هایی از دولتِ اصلاح طلبان در کنار برنامه ریزي گسترده دشمن در پشتیبانی از اغتشاشات
خیابانی، منجر به قربانی شدن تعدادي از هموطنانمان شد. اما عبدي و همقطاران وي هم بی تدبیري ها را و هم برنامه ریزي گسترده

 
دشمن را انکار می کنند. 

اشتغال، مسکن، ازدواج، تأمین جهیزیه، خرید خودرو و...از جمله دغدغه هاي اصلی جوانان در کشورمان است، اما همزمان شخصی



مانند عباس عبدي با توهین به جوانان عزیز و فهیم کشورمان، مطالبات آنان را به مشروبخواري و خرید و فروش مواد مخدر تقلیل می

 
دهد. 

یا در یک نمونه دیگر، شخصی مانند «محمود صادقی» نماینده اصلاح طلب مجلس دهم می گوید، به هرکجاي ایران سفر می کنم،

 
دغدغه و مطالبه اصلی مردم فقط رفع حصر است! 

 
 

 
مرعشی:رئیس جمهور بعدي باید از فرصت بایدن، گل هاي زیادي براي مردم ایران بچیند 

«حسین مرعشی» عضو حزب کارگزاران در مصاحبه با روزنامه آرمان گفت: «نتیجه انتخابات آمریکا به خوبی حقانیت ملت ایران را
نشان داد. به صورت طبیعی اگر منابع مالی ایران در خارج از کشور آزاد شود و صادرات نفت ایران دوباره به روال سابق بازگردد ما در
مسیر بهبودي وضعیت اقتصادي قرار خواهیم گرفت که در نهایت به افزایش رضایت مردم منجر خواهد شد. اگر وضعیت اقتصادي
بهبود پیدا کند روي شاخص هاي سیاسی، فرهنگی و اجتماعی نیز اثرگذار خواهد بود و چنین وضعیتی روي انتخابات ریاست

 
جمهوري آینده ایران نیز تأثیرگذار خواهد بود». 

مرعشی در ادامه گفت: «فضاي که پس از شکست ترامپ در عرصه بین المللی به وجود آمده و مخاصمات ترامپ با ایران جاي خود را
به فرصت همکاري داده است که باید مغتنم شمرده شود. این فرصت همکاري نیز تنها مختص به ایران نیست؛ بلکه براي کشورهاي
اروپایی نیز به وجود آمده است. حتی فرصت همکاري بین غرب و شرق نیز بیشتر از گذشته خواهد شد. به همین دلیل فردي باید در
ایران به ریاست جمهوري برسد که بتواند از این فضا به سود منافع ملت ایران استفاده کند و گل هاي زیادي براي مردم ایران بچیند.

 
بدون تردید این دوره را باید دوره همکاري نامید...رئیس جمهور بعدي باید با جهان رابطه سازنده داشته باشد». 

این فعال سیاسی اصلاح طلب تاکید کرد: «هر رئیس جمهور دیگري نیز به جاي آقاي روحانی سر کار بود نمی توانست در مقابل کسی
که با زبان تهدید صحبت می کند شرف و عزت ایران را بفروشد.آقاي روحانی باید در مقابل زیاده خواهی هاي ترامپ ایستادگی می
کرد. آقاي روحانی نیز با توجه به مصلحت و منافع ملی چنین رویکردي را در مقابل ترامپ اتخاذ کرده است. در نهایت نیز خداوند

 
متعال شر ترامپ را از سر ملت ایران کم کرد». 

همچنین روزنامه آرمان در مطلب دیگري نوشت: «سختگیري هاي ترامپ امروز ابزاري مفید در اختیار دموکرات ها در قبال ایران
خواهد بود...ترامپ هر اقدامی که دموکرات ها و اوباما انجام داده بود را تخریب کرد، دموکرات ها نیز در برخی حوزه ها از او انتقام
خواهند گرفت و اقدامات او را خنثی خواهند کرد و به نحوي اقدامات او را تلافی خواهند کرد...این انتقام گیري دموکرات ها از ترامپ
شاید به نفع ایران تمام شود. بایدن احتمالا پیام هایی به تهران ارسال خواهد کرد. عمان و سوئیس بار دیگر براي میانجیگري فعال
خواهند شد... در هر صورت تاکتیک هاي دموکرات ها متفاوت خواهد بود. آنها با آرامش پیش می روند و فشارهاي بین المللی علیه

ایران به شدت کاهش خواهد یافت». 



 
 

طیف اصلاح طلب هیچ علاقه اي ندارد که افکارعمومی از کارنامه «جو بایدن» آگاهی داشته باشند. بایدن نفر دوم دولت اوباما بوده
است. همان دولتی که آنقدر در اجراي توافق هسته اي کارشکنی کرد که مقامات ارشد دولت روحانی صراحتا گفتند که دولت اوباما

 
برجام را به صورت فاحش نقض کرده است. 

بایدن نفر دوم دولتی بوده است که تحریم سنگین آیسا و قانون محدودیت ویزا را علیه ایران تصویب کرد. دولت اوباما قانون وضعیت

 
اضطراري علیه ایران را تمدید و مردم کشورمان را «یاغی»! نامید. 

رسانه هاي غربی در آن مقطع صراحتا اعلام کردند که دولت اوباما با کارشکنی هاي پیوسته، در برقراري و تسهیل روابط بانکی ایران با

 
سایر کشورها سنگ اندازي می کنند. 

حالا جو بایدن صراحتا اعلام کرده که روش هاي هوشمندانه اي براي فشار و تحریم علیه ایران به کار خواهد گرفت؛ روش هایی که به

 
زعم وي، ترامپ در اجراي آنها کوتاهی کرده است. 

حالا در شرایطی که جو بایدن کارنامه سیاهی در دولت اوباما داشته و وعده تشدید فشار علیه ایران را نیز مطرح کرده است، اصلاح

 
طلبان با ذوق زدگی کودکانه و حقارت آمیز، مدعی هستند که باید منتظر گشایش هاي عظیم اقتصادي در دولت بایدن باشیم! 

آن طیفی که در سال 94، القاء کرد که دلار 1000 تومان خواهد شد و سپس در سالهاي بعد با دلار 32 هزارتومانی فخرفروشی کرد،
حالا باز هم وعده گشایش اقتصادي را مطرح کرده است. به نظر شما اصلاح طلبان حتی با بدیهیات و ابتدایی ترین اصول روابط بین

 
الملل و اقتصاد هم آشنایی دارند!؟ 

 
بغض و عصبانیت اصلاح طلبان از «مدیریت جهادي» ادامه دارد 

روزنامه ابتکار در گزارشی با عنوان «جدال بر سر آدرس گرانی ها» نوشت: «"گرانی ها به پاستور و بهارستان ربط دارد نه به جورجیا و
آریزونا" این تیتر صحبت هاي رئیس مجلس است که البته با واکنش ردیس بانک مرکزي نیز همراه شد. به نظر می رسد جدال لفظی
مجلس و دولت علیرغم تذکرها همچنان ادامه دارد. این در حالی است که اقدامات مجلس نیز طی ماه هاي گذشته نتوانسته تاثیر

 
چندانی بر اقتصاد کشور بگذارد اما همچنان محمد باقر قالیباف مقصر را در دولت می داند». 



 
 

روزنامه شرق نیز در مطلبی با عنوان «مجادله دوباره با روحانی» نوشت: « جدال کلامی رؤساي مجلس و دولت همچنان ادامه دارد؛
روز گذشته نیز رئیس مجلس در نطق پیش از دستور خود فرصت را مناسب دانست تا درباره انتخابات آمریکا صحبت کند. محمدباقر
قالیباف هرچند از شکست ترامپ ابراز خوشحالی کرد، اما گفت: "عمیقا باور داریم که زندگی و معیشت مردم را نه می توان و نه باید
به پیروزي یا شکست کسی در کاخ سفید گره زد"...جدال کلامی رؤساي مجلس و دولت، سابقه دار است؛ اواسط مهر قالیباف بدون
رعایت پروتکل ها براي بازدید میدانی به بیمارستان امام خمینی و بخش مراقبت هاي ویژه آن رفت و همین باعث شد حسن روحانی

 
جلسه سران قوا را که قرار بود فرداي آن روز برگزار شود، کنسل کند». 

 
 

«صادق زیباکلام» فعال سیاسی اصلاح طلب- مرداد 99- در یادداشتی در روزنامه شرق نوشته بود: «اصولگرایان...ادبیات سیاسی شان
سرشار از مفاهیمی مانند «جوانگرایی»، «مدیریت جهادي»، «مبارزه با فساد»، «نئواصولگرایی» و امثال این شده است...اما اصلاح
طلبان...حتی در حدواندازه ظاهري هم نتوانسته اند تغییر و تحولی در ادبیات و گفتمان سیاسی شان ایجاد کنند. نه در تغییر چهره ها

 
و نه در فرایند نوسازي گفتمان سیاسی، آنان نتوانسته اند دست کم به اندازه اصولگرایان خودي نشان دهند». 

واقعیت این است که برخی دولتمردان و رسانه هاي اصلاح طلب و طیفی که سلفی حقارت و تشکیل کمیته رفع حصر و برگزاري

 
جشن تولد صفحه اینستاگرامی و خوي اشرافیگري را در کارنامه خود ثبت کرده اند، از مدیریت جهادي هراس دارند. 

طیف اصلاح طلب در مقطع انتخابات با تبلیغات گسترده تلاش کردند تا میان طیف اصولگرا تفرقه ایجاد کنند، اما انتشار «لیست



 
وحدت» نقشه تفراقه افکنان را نقش بر آب کرد. 

در گام بعدي، اصلاح طلبان با تبلیغات گسترده اینگونه وانمود کردند که قالیباف در مجلس تنهاست و شانسی براي ریاست مجلس
یازدهم ندارد. اما در ادامه محمدباقر قالیباف با 230 راي به ریاست مجلس یازدهم رسید. انتخاب قالیباف با اکثریت مطلق مجلس،

 
براي دومین بار عملیات رسانه اي اصلاح طلبان را با شکست مواجه کرد. 

اخراجی هاي مجلس دهم از اولین روز آغاز به کار مجلس یازدهم پروژه ناامید سازي مردم و تفراقه افکنی در مجلس را کلید زده اند.
اما علیرغم این کینه توزي و سنگ اندازي ها، نمایندگان مجلس یازدهم مشغول رسیدگی به مطالبات و مشکلات مردم هستند.



افشاگري انجمن تولیدکنندگان فولاد از رانت خرید شمش در بورس کالا

منبع: خبر اقتصاديشماره خبر:  214  |  تاریخ: 1399/08/26

عضو هیات مدیره انجمن تولیدکنندگان فولاد ایران با انتقاد از نظارت ناکافی بر عرضه محصولات نهایی فولادي در بورس کالا،
از رانت بالایی که به عده محدودي از نوردکاران نورچشمی اعطا می شود، گلایه کرده و معتقد است که به جاي تمرکز بر

عرضه فولاد میانی، بر افزایش عرضه محصولات نهایی که مورد استفاده مردم است، ...

اقتصادگردان- سیدرضا شهرستانی، با بیان این موضوع و اینکه تمرکز بر عرضه فولاد میانی و رانت بالایی که میزان آن تنها در
مهر ماه امسال بالغ بر 600 میلیارد ریال بوده است، اظهار کرد: به عبارت دیگر این عده انگشت شمار، تمام سرمایه گذاري انجام شده
براي احداث کارخانه خود را فقط با یک سال بهره مندي از این رانت عظیم بازگشت می دهند! به همین دلیل هم دائما در دولت و

 
مجلس و نهادهاي دیگر در حال رایزنی هستند. 

طبق اعلام انجمن تولیدکنندگان فولاد ایران، این عضو هیات مدیره انجمن، با اشاره به اینکه وقتی صحبت از عدم عرضه نوردکارانی
که شمش را خریداري کرده اند می شود، آن ها اعلام می کنند که این شمش ها را به صورت سلف خریده ایم و هنوز تحویل نگرفته
ایم؛ گفت: حتی اگر بر اساس ادعاي همین افراد، آمار و ارقام را بررسی کنیم، می بینیم که میزان شمش فولادي که در مهر ماه سال
جاري تحویل نوردکاران شده، 480 هزار تن و میزان معامله محصولات نوردي مربوط به خریداران شمش 222 هزار تن بوده است در
حالی که حتی به صورت حداقلی و بر اساس مصوبات کارگروه تنظیم بازار، باید 287 هزار تن محصول عرضه می شده است. به عبارتی
65 هزار تن محصول در بورس کالا عرضه نشده و به طور خوش بینانه در بازار به فروش رسیده است؛ لذا با توجه به اختلاف حدود
1000 تومانی میلگرد در بورس کالا و بازار، رقمی حدود 800 میلیارد تومان رانت آن هم فقط در یک سال نصیب عده اي انگشت

 
شمار می شود. 

 
با پول رانت خرید شمش از بورس کالا می توان چندین کارخانه را احیا کرد 

وي تصریح کرد: با این میزان رانتی که نصیب نوردکاران نورچشمی می شود، می توان هر ماه چند کارخانه تعطیل شده را احیا کرد و
در این شرایط اقتصادي، به تولید و اشتغال کشور و معیشت مردم کمک کرد. حتی می توان سالیانه چند کارخانه جدید در مناطق
محروم ساخت و چرخ توسعه کشور را چرخاند؛ اما متاسفانه شاهدیم که این عده محدود با حمایت برخی مسئولین، نه تنها از این
رانت خواري سیر نشده اند بلکه به دنبال رانت بیشتر در سایه دستورالعمل ها و شیوه نامه هاي جدید هستند که امیدواریم با درایت و

حساسیت نهادهاي نظارتی جلوي اقدامات مخرب آنها گرفته شود.



ارسال یک نظر در: ''افشاگري عضو هیئت مدیره انجمن تولیدکنندگان فولاد از

رانت نجومی خرید شمش در بورس کالا: نوردکاران نورچشمی سرمایه گذاري

احداثی خود را یک ساله باز می گردانند!''

منبع: معدن 24شماره خبر:  215  |  تاریخ: 1399/08/26

سید رضا شهرستانی عضو هیئت مدیره انجمن تولیدکنندگان فولاد ایران با انتقاد از نظارت ناکافی دولت بر عرضه محصولات
نهایی فولادي در بورس کالا، گفت: متاسفانه دولت به جاي اصرار بر افزایش عرضه محصولات نهایی که مورد استفاده مردم

است، بر عرضه فولاد...

سید رضا شهرستانی عضو هیئت مدیره انجمن تولیدکنندگان فولاد ایران با انتقاد از نظارت ناکافی دولت بر عرضه محصولات
نهایی فولادي در بورس کالا، گفت: متاسفانه دولت به جاي اصرار بر افزایش عرضه محصولات نهایی که مورد استفاده مردم است، بر
عرضه فولاد میانی تمرکز کرده و رانت بالایی را به عده محدودي از نوردکاران نورچشمی اعطا می کند که میزان آن فقط در مهر ماه
امسال بالغ بر 600 میلیارد ریال بوده است. به عبارت دیگر این عده انگشت شمار کل سرمایه گذاري انجام شده براي احداث کارخانه
خود را فقط با یک سال بهره مندي از این رانت عظیم بازگشت می دهند! به همین دلیل هم دائما در دولت و مجلس و نهادهاي دیگر

 
در حال رایزنی هستند. 

شهرستانی اضافه کرد: وقتی از عدم عرضه نوردکارانی که شمش را خریده اند صحبت می شود، اعلام می کنند که این شمش ها را به
صورت سلف خریده ایم و هنوز تحویل نگرفته ایم. حتی اگر بر اساس ادعاي همین جماعت آمار و ارقام را بررسی کنیم، می بینیم که
میزان شمش فولادي که در مهر ماه سال جاري تحویل نوردکاران شده، 480 هزار تن و میزان معامله محصولات نوردي مربوط به
خریداران شمش 222 هزار تن بوده است در حالی که حتی به صورت حداقلی و بر اساس مصوبات کارگروه تنظیم بازار، باید 287 هزار
تن محصول عرضه می شده است. یعنی 65 هزار تن محصول در بورس کالا عرضه نشده و به طور خوش بینانه در بازار به فروش
رسیده است. لذا با توجه به اختلاف حدود 1000 تومانی میلگرد در بورس کالا و بازار ، رقمی حدود 800 میلیارد تومان رانت آن هم

 
فقط در یک سال نصیب عده اي انگشت شمار می شود ! 

 
با پول رانت خرید شمش از بورس کالا می توان چندین کارخانه را احیا کرد! 

عضو هیئت مدیره انجمن تولیدکنندگان فولاد خاطر نشان کرد: با این میزان رانتی که نصیب نوردکاران نورچشمی می شود، می توان
هر ماه چند کارخانه تعطیل شده را احیا کرد و در این شرایط اقتصادي، به تولید و اشتغال کشور و معیشت مردم کمک کرد. حتی می
توان سالیانه چند کارخانه جدید در مناطق محروم ساخت و چرخ توسعه کشور را چرخاند اما متاسفانه شاهدیم که این عده محدود با
حمایت برخی مسئولین، نه تنها از این رانت خواري سیر نشده اند بلکه به دنبال رانت بیشتر در سایه دستورالعمل ها و شیوه نامه هاي

جدید هستند که امیدواریم با درایت و حساسیت نهادهاي نظارتی جلوي اقدامات مخرب آنها گرفته شود.



گزارش| کارآفرینان آذربایجان غربی امیدوار به تسهیل روند مجوزدهی

شدند

منبع: تسنیمشماره خبر:  216  |  تاریخ: 1399/08/26

گروه استان ها- کارآفرینان آذربایجان غربی امیدوار هستند که با توجه به اینکه فرایند مجوزگیري براي کارآفرینی با مشکل
اساسی روبه رو است با حمایت هاي اداره تعاون و کار تسهیل شود.

گروه استان ها- کارآفرینان آذربایجان غربی امیدوار هستند
که با توجه به اینکه فرایند مجوزگیري براي کارآفرینی با
مشکل اساسی روبه رو است با حمایت هاي اداره تعاون و

 
کار تسهیل شود. - اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از ارومیه، کارآفرینی را می
توان از محورهاي اصلی رشد و توسعه قلمداد کرد و
کارآفرینی از این حیث داراي اهمیت است که علاوه بر
اشتغال زایی، سبب رشد سود سرمایه گذاران شده و از
پسروي اقتصادي در دوران بحران بخش خصوصی

 
جلوگیري می کند. 

همچنین کارآفرینی سبب پر شدن خلأهاي بازار کار شده و شرایط لازم را براي تولید کالاها، محصولات و بازاریابی آنها فراهم می کند.

از 28 آبان تا چهار آذر به عنوان هفته جهانی کارآفرینی انتخاب شده و این رویداد مراسمی براي ارج نهادن به نوآوران و خالقان

 
اشتغال به شمار می رود. 

 
فرایند مجوزگیري براي کارآفرینی با مشکل اساسی مواجه است 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی آذربایجان غربی اظهار داشت: کارآفرینی 300 سال قبل در علم اقتصاد مطرح شد و کارآفرین نیز

 
به کسی اطلاق می شود که یک واحد تولیدي ایجاد و در زمینه اشتغالزایی فرصت طلب باشد و کالاي جدیدي را تولید کند. 

ابوالفضل عبادي بیان کرد: کارآفرینان انسانهاي خلاقی هستند که به دنبال ارزش آفرینی بوده و از سوي دیگر آینده نگر و پیش رو

 
هستند. 

وي با ابراز تاسف از اینکه در کشورمان فرایند مجوزگیري براي کارآفرینی با مشکل اساسی مواجه است افزود: این در حالی است که در

 
سال 95 صدور کسب و کار توسط دستگاه هاي مختلف شناسایی و اصلاح شد. 

 
باید فرایند مجوزگیري کارآفرینان به سهولت انجام شود 



مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی آذربایجان غربی تاکید کرد: باید فرایند مجوزگیري کارآفرینان به سهولت انجام شده و رونده آن

 
آسان تر شود و دستگاه ها نیز در کوتاه ترین زمان ممکن پاسخ استعلامات را بدهند. 

وي افزود: اداره کل تعاون و کار، تمامی موانع کسب و کار و کارآفرینی را به حاشیه رانده و از اشتغال آفرینان حمایت می کند و از

 
سوي دیگر رویکرد این اداره کل، کمک به کارآفرینان براي اشتغال است. 

 
روایت تسنیم از کارآفرینی جوان سختکوش بشاگردي با 10 میلیون تومان/ از حمل کولبري مصالح تا صادرات محصول به عمان 

روایتی تسنیم از همت بانوي کارآفرین آشخانه اي در اشتغالزایی/ راه اندازي کارگاه «پرورش قارچ گانودرما» با کمک بنیاد علوي +

 
فیلم 

 
بیش از 40 عنوان برنامه مرتبط با هفته جهانی کارآفرینی در گلستان اجرا می شود 

عبادي با اشاره به صدور مجوز مشاغل خانگی بیان کرد: هم اکنون نیازي به مراجعه حضوري وجود نداشته و مستندات به صورت
غیرحضوري بارگزاري و تایید و تسهیلات لازم براي آنها صادر می شود و همچنین مجوز اشتغال روستایی نیز به صورت الکترونیکی

 
مورد بررسی قرار می گیرد. 

 
13 مرکز مشاوره کارآفرینی در شهرستان هاي مختلف استان وجود دارد 

سرپرست مدیریت اشتغال و کار آفرینی اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی آذربایجان غربی نیز اظهار داشت: هم اکنون 13 مرکز
مشاوره کارآفرینی در شهرستان هاي جنوب، شمال و مرکز استان وجود دارد و از پارك علم و فناوري و دانشگاه ها نیز عضو کارآفرینی

 
هستند. 

فرخی در ادامه افزود: از مبلغ 300 میلیارد تومانی که براي مشاغل آسیب دیده از کرونا ثبت نام کرده بودند تاکنون 156 میلیارد

 
تومان و معادل بیش از 50 درصد پرداخت شده است. 

 
روند برق رسانی در واحدهاي تولیدي بسیار زمان بر است 

در ادامه یکی از کارآفرینان آذربایجان غربی با اشاره به مسائل و مشکلات کارآفرینان گفت: متاسفانه در شهرك هاي صنعتی استان،

 
براي برق رسانی واحدي که تنها به 48 ساعت زمان نیاز دارد، چهار ماه طول می کشد. 

حسین زاده تصریح کرد: با توجه به اینکه رهبر معظم انقلاب اسلامی امسال را به نام«جهش تولید» نامگذاري کرده اند باید از تولید

 
حمایت شود. 

شهلا اصغري یکی دیگر از کارآفرینان استان اظهار داشت: متاسفانه روند مجوز دهی براي کارآفرینان بسیار سخت و دشوار است و ماه

 
ها طول می کشد و یک کارآفرین باید راه هاي پر پیچ و خم فراوانی را طی کند تا به مقصد برسد. 

نیما شاکري نیز یکی از کارآفرینان آذربایجان غربی تصریح کرد: متاسفانه مسئولان استانی در زمینه کارآفرینی کم اطلاع و حتی بی
اطلاع هستند و به همین سبب خواسته یا ناخواسته سنگ اندازي هاي فراوانی را در راه کسب و کار انجام می دهند.



نقش آفرینی ویژه نخبگان علمی بسیج دانشجویی اصفهان در حوزه علم و

فناوري کشور

منبع: تسنیمشماره خبر:  217  |  تاریخ: 1399/08/26

گروه استان ها- رئیس بسیج دانشجویی استان اصفهان گفت: با یک نگاه کلی مجموعه علم و فناوري بسیج دانشجویی موفق
به کسب افتخارات کشوري براي سپاه و بسیج دانشجویی اصفهان شد.

گروه استان ها- رئیس بسیج دانشجویی استان اصفهان
گفت: با یک نگاه کلی مجموعه علم و فناوري بسیج
دانشجویی موفق به کسب افتخارات کشوري براي سپاه و

 
بسیج دانشجویی اصفهان شد. - اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از اصفهان ، سید هادي انوري
پیش از ظهر امروز در نشست صمیمانه نخبگان علمی
بسیج دانشجویی با اشاره به فعالیت موفقیت بسیج
دانشجویی استان اصفهان در حوزه علم و فناوري اظهار
داشت: یکی از ظرفیت هاي عظیم بسیج دانشجویی

برخورداري از دو بال قوي و توانمند در عرصه علم و نیروي جوان انقلابی است که در سه سال اخیر با تلاش و جدیت اعضا، همت و
پشتکار آن ها بنا به فرمایشات مقام معظم رهبري در عرصه هاي حساس ورود جدي داشته و با یک نگاه کلی مجموعه علم و فناوري

 
بسیج دانشجویی موفق به کسب افتخارات کشوري براي سپاه و بسیج دانشجویی اصفهان شدند. 

وي ادامه داد: معاونت علمی ما در سه مرحله ارزیابی به عنوان برترین معاونت سازمان بسیج دانشجویی کشور معرفی شده است؛ مرکز
رشد حسان در جشنواره ملی شهید تهرانی مقدم به عنوان مرکزي که بیشترین پیشرفت علمی را داشته است، شناخته شده و در کنار
دانشگاه شریف قرار گرفت، همچنین در طرح شمسا که ثبت مسائل و مشکلات هست، معاونت علمی و فناوري بیشترین ثبت را داشته

 
و به عنوان رتبه نخست شناخته شدند. 

 
رویداد جهش از فعالیت هاي مجازي دوران کرونا 

محمدامین رجبی معاون پژوهش و فناوري بسیج دانشجویی استان در رابطه با نقش آفرینی ویژه نخبگان بسیج دانشجویی اظهار
داشت: نخبگان علمی بسیج دانشجویی در عرصه علم و فناوري شگفتی ساز شدند و حدود یک سال است که مسئله محوري به عنوان
محور اصلی برنامه ها قرار گرفته و تشکیل کارگروه هاي مختلف از جمله کارگروه شمسا که شناسایی مسائل استان بوده است،
کارگروه موج دانش با هدف شناسایی مسائل صنعتی، کارگروه روشنا که روي بحث فقدان تاریخی و تاریخ شناسی در جامعه کار می

 
کنند و پژوهشکده هایی که در دانشگاه هاي استان تشکیل شدند، از اتفاقاتی بوده اند که ما انتظارشان را داشتیم. 

 
براي حفظ ازرش ها نیازمند جوشش فکري بسیج دانشجویی هستیم 

 
رسالت بسیج دانشجویی در دانشگاه فرهنگیان خطیر و حساس است 



 
آمادگی بسیج دانشجویی براي مشارکت در نظارت و کنترل قیمت کالا 

وي افزود: فعالیت هاي مجموعه ما در دوران کرونا هم متوقف نشده و رویداد مجازي جهش یکی از افتخارات مجموعه پژوهش و
فناوري بسیج استان بود که از صفر تا صد این رویداد توسط اعضاي بسیج اصفهان انجام شده و در آذرماه اختتامیه این رویداد با

حضور سرمایه گذاران و مراکز رشد و با قول سرمایه اي حدود 500 میلیون براي کارآفرینی دانشجویان در صنایع برگزار خواهد شد.



قاضی حسن تردست کیست؟ ماجراي ریحانه جباري چیست؟+ عکس

منبع: بیتوتهشماره خبر:  218  |  تاریخ: 1399/08/26

 
 

برخی رسانه هاي خارجی روي سفر یک قاضی با سابقه مانور می دهند. قاضی حسن تردست که به چندین پرونده قتل رسیدگی کرده

 
است در کانون رسانه ها قرار گرفته به خصوص که قاضی پرونده ریحانه جباري نیز بوده است. این قاضی کیست؟ 

سفر یک قاضی قدیمی دادگاه هاي کیفري در ایران به آلمان خبر ساز شده است در شبکه هاي اجتماعی برخی با انتشار عکس هاي
خانوادگی او در کنار خانواده اش مجددا بحث آراء و احکام گذشته او را به میان کشیده اند. اما قاضی حسن تردست کیست؟ و چرا

 
پرونده ریحانه جباري که او قاضی آن بوده پر سر و صدا شده است. 

 
آشنایی با قاضی حسن تردست 

حسن تردست سال هاي متمادي قاضی پرونده هاي قتل عمد بوده است او در گفت وگویی اظهار کرده بود از مادیات بی بهره مانده
است به نحوي که با اخطار دادگستري از منزل سازمانی نقل مکان کرده و در ایامی که بازنشستگی براي بسیاري شیرین است، اشتغال

 
به شغل تلخ و دشوار وکالت را در اتاقی استیجاري به جان خریده است. 

تردست در گفت وگو با اعتماد در رابطه با خود گفته است:" این جانب تمام سمت هاي قضایی را پله پله طی کرده ام و یک شبه ره
صدساله نرفته ام. اول دادیار، بعد بازپرس، سپس دادرس، بعد دادستان و بعد رئیس دادگاه و در آخرین سنگر حدود شش سال در
دادگاه کیفري استان تهران بودم. در مدت خدمت، بیشتر مناصب کیفري داشتم زیرا همیشه نگران روند اجراي عدالت در پرونده
کیفري بودم زیرا آثار اجتماعی پرونده کیفري بسیار عمیق تر و گسترده تر از پرونده حقوقی است. در پرونده هاي کیفري جان و مال
و ناموس و آبروي افراد در معرض تعدي و تعرض است. یک حکم غلط دادگاه جزایی چه بسا زندگی فرد و خانواده اش را تباه می کند.
اما اگر در دعوایی مدنی باطل حاکم شود، هرچند این امر هم در ساحت عدالت مذموم است اما خسارتی که به فرد و جامعه وارد می



 
شود، بسیار کمتر از یک رأي ناحقی است که در پرونده هاي کیفري صادرشده است. 

 
استقبال از پرونده هاي خطرناك 

او در این گفت وگو می گوید:چون آدمی پر جنب وجوش بودم، برعکس اغلب قضات از پرونده هاي سنگین و خطرناك استقبال می

 
کردم، به همین علت بیشتر سال هاي قضاوتم قاضی ویژه قتل بودم. 

 
رسیدگی به هزار پرونده قتل 

او درباره تعداد پرونده هاي قتلی که رسیدگی کرده است گفته است: آمار دقیقی ندارم. در دوران خدمت در دادگاه شاید بیش از هزار
مورد باشد. حداکثر 20 درصد منتهی به برائت شده است. این به این خاطر است که پرونده هاي قتل بسیار حساس و موضوع آن، جان

 
انسان است و اغلب طرفین و خانواده ایشان روند تحقیقات را پیگیري می کنند و حضور ولو فرمایشی وکیل هم تکلیفی است. 

به همین سبب تحقیقات دادسرا در پرونده هاي قتل اصولاجامع و دقیق است و وقتی بازپرس قرار مجرمیت صادر می کند و پرونده با
صدور کیفرخواست به دادگاه ارسال می شود، موارد بسیار کمی پیش می آید که بتوان کیفرخواست را مردود و متهم را از قتل مبرا

 
دانست. 

در سال 1389 حکم برائت شش متهم به قتل را پس از چندین سال بازداشت موقت صادر کردم که این آمار حکم برائت منحصر به
فرد بوده است. با وجود سیاست غلط آمارمداري دستگاه عدلیه، در صدور رأي عجله نمی کردم، واو به واو پرونده ها را می خواندم و
خط به خط پرونده را بررسی می کردم و یادداشت برمی داشتم تا خداي ناخواسته با حکم من حقی از اصحاب پرونده ضایع نشود.
درصد نقض احکام بنده در دیوان عالی کشور بسیار کم بوده است. به نظرم در سال 89، سه پرونده ام نقض شد که یکی از آنها هم

 
شکلی بود. 

 
قاضی تردست: از رأي اعدام براي ریحانه جباري پشیمان نیستم 

یکی از پرونده هاي پرسروصداي قاضی تردست پرونده معروف به ریحانه جباري بود که در آن دختري جوان پزشکی بانام عبدالعلی
سروندي را به قتل رساند. پزشکی که گفته می شد سابقه خدمت در نهادهاي امنیتی را دارد. در حمایت از ریحانه جباري کمپین هاي
زیادي شکل گرفت که تأکید داشت او مرتکب قتل نشده بلکه دفاع مشروع انجام داده است و نباید قصاص شود. اما درنهایت دادگاه
رأي به قصاص داد.به گزارش ایسنا هفت سال پس از حکم قصاص براي ریحانه جباري، قاضی تردست از این حکم دفاع کرد بود و در

 
رابطه با آن توضیح داده است. 

او با دفاع ازنظر خود درباره این که چرا نظرش تغییر نکرده گفته است: چه چیزي ممکن است نظر بنده را در مورد پرونده اي که
باکمال حوصله، تأمل و تعمق و در یک دادرسی عادلانه با رعایت تشریفات کامل آیین دادرسی کیفري توسط پنج قاضی رسیدگی
شده و از ناحیه چند مرجع عالی قضایی اعم از دیوان عالی کشور و مراجع نظارتی تأییدشده است، تغییر دهد؟! طبق قانون مجازات
اسلامی هیچ تردیدي در اینکه خانم ریحانه جباري مرتکب قتل عمدي شده است، وجود ندارد. صادقانه متذکر می شوم چون در این
پرونده ادعا شده بود مقتول وابسته وزارت اطلاعات است و محتمل بود تحقیقات ابتدایی در دادسرا به لحاظ اثرگذاري نهاد امنیتی از
مسیر قانونی خارج و حقوق قانونی متهمه رعایت نشده باشد، لذا حقیر طبق رویه خدمتی (از ابتداي شروع خدمت قضایی از زمان

 
دادیاري) بیش ازحد معمول و متعارف به این پرونده حساسیت نشان دادم. 



 
 

 
پادرمیانی براي رضایت 

تردست می گوید: در یکی از مراجعات خانواده مقتول به دادگاه به ایشان عرض کردم که وکلاي متهمه (ریحانه جباري) روش غلطی را
در دفاع از وي به کار بردند و با طرح تجاوز به عنف، در نتیجه نهایی، هم علیه موکله خود اقدام کرده هم موجب ناراحتی شما شدند
ولی به هر حال با توجه به وضع خانوادگی و روحی و روانی این خانم و روابط خشن پدر، مرضی خداوند تبارك و تعالی است که از
گناه بزرگ این دختر بدبخت بگذرید. پسر مقتول که جوان تحصیلکرده و برازنده اي بود جواب داد قریب به این مضمون که ما
چطوري رضایت بدهیم؟ اولا این خانم اصلا پشیمان نبود و یک ذره از خود ناراحتی و عذاب وجدان نشان نداد و حقیقت رابطه خود را
نگفت و بعد اینها پدرم را مانند یک عده اوباش و هرزه خیابانی متجاوز به زور قلمداد کردند، حالا رضایت بدهیم نمی گویند که اولیاي

 
دم هم خودشان قبول دارند که پدرشان مقصر بوده و قصد تجاوز داشته و به همین دلیل رضایت دادند؟ 

 
شرایط روحی ریحانه جباري 

تردست مدعی بود:شرایط روحی و روانی این خانم به گونه اي بوده که حتی تصور قتل پدر هم از وي می رفت چون حسب پرینت اس
ام اس هاي تلفن وي با یکی از جوانانی که با وي رابطه داشت می گوید که «امشب به تیپ هم زدیم و این ... را امشب می کشم»
وقتی در مورد این پیامک این شخص سؤال می کند ریحانه خانم جواب می دهد که پدرم هر وقت مست می کند مرا به باد کتک می

 
گیرد. 

به گزارش ایسنا قاضی تردست در گفت وگویی با رد اعترافات ریحانه براثر فشار می گوید: بسیاري از دلایل ما در احراز قتل و

 
محکومیت ایشان حرف ها و اعترافاتی است که در جلسات دادگاه به طور روشن و صریح توسط متهمه بیان شده است. 

تردست درباره روایت ریحانه جباري از قتل می گوید: گفت می ترسیدم به من تجاوز کند. چند بار از من خواست روسري ام را بردارم

 
اما من این کار را نکردم. 

او ادامه می دهد: متاسفانه متهمه هیچ حرف و رفتاري از خود نشان نمی دهد که مقتول را متوجه اکراه وي کند. از وي سؤال می
شود «آیا مقتول خشونتی نشان داد یا عملی انجام داد که نشان دهد قصد دارد به زور تجاوز کند؟» وي جواب می دهد «نخیر.» و نیز

 
از وي پرسیده شد «وقتی امتناع تو را از دست زدن دید چرا پشت به تو کرد؟» جواب می دهد «رفت نماز دیگرش را بخواند». 

بازسازي صحنه جنایت هم نشان می داد که سجاده روي زمین پهن بوده و آثار خون روي سجاده و آینه وجود داشت که حکایت می

 
کند در لحظه قتل و وارد کردن ضربه کارد، مقتول پشت به متهمه روي سجاده بوده است. 



به نظر تردست با توجه به زاویه داشتن روحی و روانی این گونه افراد بی اعتقاد نسبت به مذهب و نماد آن نماز، به نظرم نماز خواندن
وي در این شرایط که او را به ظاهر مذهبی نشان می دهد بر نفرت متهمه افزوده است و امید خدمات گرفتن از این مرد مذهبی (با

 
ضعف ایمان و مقهور شیطان) به باد می رود 

او در پاسخ به این سئوال که از دیگر ابهامات مطرح شده در پرونده ریحانه، خرید لوازم پیشگیري از بارداري از داروخانه است می
گوید:ابهامی در خرید آن وجود ندارد زیرا رفتن یک زن و مرد به یک خانه خلوت به قصد خوردن قهوه نیست و نیت ایشان عمل

 
جنسی بوده است که در مسیر رفتن به خانه کاندوم خریداري شده. 

نکته قابل تأمل اینکه این وسیله روي میز قرار داشته و کاملا در معرض دید بوده و خانم ریحانه با توجه به تجربه هاي قبلی با آن

 
ناآشنا نبوده است و خرید لوازم پیشگیري از بارداري نشانه تجاوز نیست، فقط نشانه قصد رابطه جنسی است. 

اقتصاد نیوز



چگونه طبقه بندي رعیت- مالک به روستایی – شهري تبدیل شد؟

منبع: ایسناشماره خبر:  219  |  تاریخ: 1399/08/26

عضو هیأت علمی دانشگاه فردوسی مشهد و مدیر گروه پژوهشی جامعه شناسی گردشگري پژوهشکده گردشگري جهاد
دانشگاهی خراسان رضوي در "میزگرد چالش هاي اجتماعی روستایی" از تاثیر برساخته هاي فرهنگی و اجتماعی بر رشد و

توسعه روستاها گفته اند.

 توسعه اقتصادي و اشتغال زایی در روستاها یکی از دغدغه
هایی است که از آن بسیار سخن رفته؛ چرا می خواهیم روستاها را توسعه دهیم و چرا اصرار داریم که مهاجرت از روستا به شهر
صورت نگیرد؛ آیا جز این است که هدف ما از این دغدغه مندي ها شکل گیري روستاهایی است که ساکنان قدرتمند و توانمندي
داشته باشند اما این رشد و اشتغال چگونه صورت می گیرد؛ آیا رشد و پویایی اشتغال در بستر تحقیر و فرهنگ نادرست می تواند
اتفاق بیفتد؛ چگونه می شود با وجود موانع و چالش هاي عمده اي که یک روستانشین در منطقه دارد؛ از او توسعه را متوقع بود و
روي آوردن او را به شهرنشینی و یا حتی حاشیه نشینی محکوم کرد؛ این ها همان پرسش هایی است که محور «میزگرد چالش هاي

 
اجتماعی روستایی» قرار گرفته است . 

آسیب هاي اجتماعی برآمده از بسیاري مشکلات فرهنگی، اقتصادي و سیاسی است؛ وقتی یک روستانشین به خاطر سکونت در روستا
با فرهنگ نادرست تحقیر می شود و از سویی به دلایل مختلف از جمله فقر آب و خاك و یا مدیریت هاي نادرست با معضل اقتصادي
مواجه است و از دیگر سو به دلیل سیاست هاي غلط به جاي آن که محل زندگیش یعنی "روستا" محور توسعه قرار گیرد به حاشیه
رانده می شود؛ چگونه می تواند به امید رشد و پیشرفت باشد؛ او بی شک ترجیح می دهد تمام مشکلات حاشیه نشینی را به جان

 
بخرد تا نه برچسبی به اشتباه رویش باشد و نه با مشکلات فراوان دیگر دست و پنجه نرم کند. 

ایسنا از ابعاد مختلف به توسعه روستایی و چالش هاي پیش رو می پردازد و در «میزگرد چالش هاي اجتماعی روستایی» نیز دکتر

 
مهدي کرمانی و دکتر حامد بخشی از منظر اجتماعی و فرهنگی در رابطه با این موضوع اظهار نظر می کنند که در ادامه می خوانید: 



 
 

مهدي کرمانی با بیان که باید در فضاي نخبگانی به مقوله دوگانگی روستایی و شهري خاتمه داد، عنوان کرد: اصحاب علوم اجتماعی
در کشور با یک کج سلیقگی در به کار گیري اصطلاحاتی همچون آسیب هاي اجتماعی، به این سوگیري ها در ارزش گذاري به دو

 
طرف دوگانه هایی مانند شهري و روستایی، دامن می زنند. 

وي با طرح این سوال که این "آسیب اجتماعی از کجا می آید؟"، عنوان کرد: ممکن است فردي در یک موقیعت مطلوب و به هنجار
باشد و در طرف مقابل فرد دیگري در موقعیت نا به هنجاري باشد که به این فرد می گوییم آسیب دیده است، پس اگر این گونه باشد

 
احتمالا همه افراد جامعه دچار آسیب هستند؛ چراکه عموما با یک یا چند مسأله و مشکل در زندگی شان درگیرند. 

وي با اشاره به اینکه انسان ها براي پیشبرد زندگی روزمره خود به دوگانه انگاري هاي شناختی مثلا متمدن و غیرمتمدن، شهري و
روستایی، با سواد و بی سواد و نظایر این ها نیاز دارند، افزود: بار اخلاقی و ارزشی دوگانه روستایی و شهري تا حد زیادي ناشی از

 
دوگانگی کلان تر و کلیدي تر مرکز و پیرامون است. 

 
باید در مقوله روستایی و یا دهاتی، به عنوان یک برساخت فرهنگی، اجتماعی و سیاسی موضوع را بنگریم 

وي عنوان کرد: در ارتباط با مقوله روستایی و یا دهاتی بیشتر از آن که یک ادراك کالبدي یا جغرافیایی مدنظر باشد، باید به عنوان

 
یک برساخت فرهنگی، اجتماعی و سیاسی موضوع را بنگریم. 

وي با بیان اینکه در هر کشوري قلمروهاي سکونت گاهی وجود دارد که از ویژگی هاي مشخصی همچون تراکم و تعداد کم جمعیت و
یا غلبه فعالیت هاي کشاورزي برخوردار است، بیان کرد: به طور معمول به این قلمروها که حدي از خودبسندگی اقتصادي را نیز دارند،

 
روستایی گفته می شود که در برابر این قلمروها، شهر با ویژگی هاي خاص خودش مطرح است. 

 
متمایز نمودن جوامع روستایی و شهري از یکدیگر در ایران ریشه تاریخی دارد 

وي با تاکید بر این که متمایز نمودن جوامع روستایی و شهري از یکدیگر از حیث برترانگاري فرهنگی اجتماعی، در ایران ریشه تاریخی
دارد، تصریح کرد: این ریشه ها را می توان از میانه هاي دوره قاجار و در عصر پهلوي اول جستجو نمود یعنی از زمانی که با ایده هاي

 
ناظر بر مدرن شدن و توسعه آشنا شدیم. 

عضو هیأت علمی دانشگاه فردوسی مشهد عنوان کرد: در آن شرایط و بر اساس ایده هاي توسعه اي در جوامع غربی، لزوم افزایش نرخ



 
شهرنشینی مطرح شد که نقطه اوج این مسیر تاریخی را می توان در دوره اصلاحات ارضی شاهد بود. 

کرمانی به غلبه سکونت و زندگی شهري در کشور اشاره و بیان کرد: یکی از معیارهاي مهم توسعه یافتگی در الگوهاي غربی غلبه

 
زندگی شهري نسبت به شیوه هاي دیگر همچون زندگی روستایی است. 

وي با اشاره به اینکه افراد چه در سطوح نخبگانی و چه در فرهنگ عامه بار مثبت و منفی به دو سویه رقابت بین زندگی شهري و
روستایی می دهند، افزود: این موضوع بدان معنا است که فردي که در شهر ساکن است و احیانا می تواند اثبات کند که سابقه طولانی
در زندگی شهري دارد و چه بسا که ادعا کند ریشه هاي شهري دارد، براي خودش موقعیت فرهنگی و اجتماعی ممتازتري نسبت به

 
کسی که در قلمرو روستایی زندگی می کند، در نظر دارد. 

 
سابقه دوگانه روستایی و شهري را می توان در ادبیات نیز جستجو نمود 

وي با اشاره به اینکه سابقه دوگانه روستایی و شهري را می توان در ادبیات و مثلا در داستان معروفی در مثنوي معنوي نیز جستجو
نمود، گفت: یکی از تفاوت هاي کلیدي و مهم در قیاس این دوره با دوران سنتی در ایجاد دوگانگی روستایی و شهري، در

 
سیستماتیک شدن و نظام مند شدن آن به ویژه به تبع تصویرسازي هاي رسانه اي است. 

به گفته وي، در داستان مولانا شاهد یک نمونه آرمانی بی خطا از فرد شهري و یک نمونه آرمانی از حیث منفی از فرد روستایی
هستیم که در تقابل یکدیگر قرار می گیرند تا دو نگرش متفاوت به امر اخلاقی را بازنمایی کنند. در واقع مولانا نه بر محل سکونت،
بلکه بر رویکرد اخلاقی طرفین تاکید دارد و آن را محصول نحوه سلوك و الگوي تربیت و رشد نظام شخصیتی آن ها و نه محل

 
سکونتشان می داند. 

 
براي یک مدت طولانی، حیات روستایی، وجه غالب در برابر سکونت زندگی شهري در جامعه ایرانی بود 

وي در ادامه یادآور شد: براي یک مدت طولانی، حیات روستایی در کنار حیات شبانکارگی یا عشایري وجه غالب و بسیار قدرتمند در

 
برابر سکونت زندگی شهري در جامعه ایرانی بود. 

کرمانی با بیان اینکه از اواخر دهه 70 در سرشماري ها، غلبه سکونت در ایران شهري شده است، تصریح کرد: در حال حاضر ممکن
است در مناطق روستایی افرادي که زندگی مشابه با زندگی شهري دارند به لحاظ دسترسی ها، سطح سواد و امکانات در اختیارشان به

 
ویژه دسترسی به رسانه ها سکونت داشته باشند، اما همچنان مخاطب سوگیري ارزشی ناشی از دوگانه شهري و روستایی باشند. 

 
اصلاحات ارضی در کشور تکانه هایی به جامعه روستایی کشور وارد کرد 

وي تاکید کرد: اصلاحات ارضی در کشور تکانه هایی به جامعه روستایی کشور وارد کرد که در دهه هاي متوالی این تکانه ها آرام

 
نگرفت و شرایط به سمت توسعه شهر نشینی، بدون رشد متوازن الزامات فرهنگی و اجتماعی آن پیش رفت. 

به گفته عضو هیأت علمی دانشگاه فردوسی مشهد، در اصلاحات ارضی فرایند مداخلات در روستا به گونه اي بود که برگ برنده را به

 
زندگی شهري بدهیم. 



وي تصریح کرد: براي نمونه در طی سال هاي گذشته یک سریال واقعی که سبک زندگی روستایی در آن نمود داشته باشد، نداریم و

 
در سریال هایی که در تلویزیون پخش می شوند عمدتا به زندگی روستایی از پس عینک زندگی مدرن شهري نگریسته می شود. 

کرمانی خاطرنشان کرد: بحران مشارکت در مناطق روستایی در مقایسه با مناطق شهري نداریم و اگر می خواهیم پارامترهاي توسعه
اقتصادي در کشور اجرا شوند می بایست موانعی مانند امنیت سرمایه گذاري در کشور و به طور خاص در روستاها و یا پیاده سازي
نظام مالی و مالیاتی شفاف، پاسخگو و استاندارد را مد نظر قرار دهیم. جامعه اي با این همه موانع عیان توسعه اقتصادي، نباید منابع
محدودش را صرف اولویت هاي تصنعی و فعلا غیر ضروري مثلا آزمودن چندباره الگوهاي شکست خورده و برداشت هاي ناقص،

 
ناکارآمد و ناهمخوان از حوزه ترویج کارآفرینی بکند. 

 
 

 
در وضعیت کنونی، روستاهاي ما محکوم به فنا هستند 

مدیر گروه پژوهشی جامعه شناسی گردشگري پژوهشکده گردشگري نیز در این میزگرد گفت: در وضعیت کنونی، روستاهاي ما
محکوم به فنا هستند و طرح هاي مختلفی هم که براي روستاها انجام می شوند جز اتلاف منابع از این طرح ها چیز دیگري نخواهیم

 
دید. 

دکتر حامد بخشی افزود: زمانی ما روستا خواهیم داشت که روستانشینان یا یک کشاورز یا مزرعه دار قوي داشته باشیم؛ چراکه به

 
دلیل بروکراسی که داریم، افراد ضعیف به جایی نخواهند رسید تا زمانی که به حداقل یک درصدي روستاهاي قدرتمند برسیم. 

وي با اشاره به اینکه همیشه تقسیم بندي اجتماعی را در جامعه داشته ایم، تصریح کرد: در تقسیم بندي اجتماعی، تقسیم بندي

 
رعیت – مالک را داشتیم و در طی سالیان گذشته در مقابل رعیت، ارباب و مالک را داشتیم. 

وي با اشاره به اینکه تقسیم بندي رعیت و مالک را هم در شهر و هم در روستا داشته ایم، عنوان کرد: رعیت به فردي گفته می شد که

 
همیشه در رده پایین بوده و احترامی نداشته و این افراد همان کسانی هستند که در کف طبقه اجتماعی هستند. 

 
پس از اصلاحات ارضی طبقه بندي رعیت - مالک به طبقه بندي روستایی – شهري تبدیل شد 

وي با تاکید بر اینکه پس از اصلاحات ارضی طبقه بندي رعیت - مالک به طبقه بندي روستایی - شهري تبدیل شد، تصریح کرد:
زمانی در روستا مالک و رعیت هایش زندگی می کردند و در شهر هم تاجران و پیشه ورانش؛ ارباب یک روستا براي خودش موقعیتی



 
داشت و اربابان افراد تاثیرگذاري در کشور بودند. 

به گفته عضو هیأت علمی سازمان جهاد دانشگاهی خراسان رضوي، سردمداران روستاها، عشایر و شهرها انقلاب مشروطه در کشور را

 
رقم زدند. 

وي با اشاره به اینکه در دوران قاجار و پهلوي اول، عشایر مسائل اصلی کشور را در پایتخت رقم می زدند، اظهار کرد: پس از اصلاحات
ارضی، مالکان از روستاها به شهرها می آیند و آن چیزي که در روستا ماند، رعیت بود، بنابراین از آن زمان به بعد رعیت مساوي با

 
روستایی شد. 

بخشی در ادامه یادآور شد: بر همین اساس روستایی فردي می شود که داراي ثروت و قدرت نیست و به همین دلیل شهرنشین ها به

 
واسطه برخی از ارزش ها همچون تحصیل داراي قدرت و ثروت می شدند. 

 
در دوره رضاخان، مراکز قدرت از روستاها و ایلات به شهر منتقل شد 

وي گفت: در یک زمانی روستاها و همچنین عشایر در کشور جزء مراکز قدرت بودند که با طرح اسکان عشایر در دوره رضاخان، مراکز

 
قدرت از روستاها و ایلات به شهر منتقل شد. 

مدیر گروه پژوهشی جامعه شناسی گردشگري پژوهشکده گردشگري جهاد دانشگاهی خراسان رضوي عنوان کرد: در دوره پهلوي دوم

 
نیز اقتصاد نفتی کشور را به میزان زیادي از اقتصاد روستایی مستقل نمود. 

وي با بیان اینکه هر فردي به اقتضاي شرایطش، رفتار می کند، بیان کرد: در استعاره مرکز- پیرامون، پیرامونی ها افراد روستایی و

 
مرکزي ها نیز افراد شهري هستند که همیشه این افراد در مرکز نگاه بالا به پایین دارند. 

 
کیفیت زندگی شهري به مراتب بهتر از کیفیت زندگی روستایی است 

بخشی با اشاره به اینکه کیفیت زندگی شهري به مراتب بهتر از کیفیت زندگی روستایی است، افزود: یکی از دلایل این موضوع
دسترسی افراد به مراکزي همچون مراکز خرید و یا تفریحی است، به طوري که می توان گفت زندگی فروتن ترین فرد شهري بهتر از

 
زندگی فراترین فرد روستایی است. 

وي در خصوص مشارکت روستاییان، عنوان کرد: زندگی روستایی که بر اساس رابطه خویشاوندي است، ایجاب می کند که مشارکت

 
بیشتري با یکدیگر داشته باشند. 

انتهاي پیام



افزایش 100 درصدي تولید ژل رویال در قم

منبع: همشهريشماره خبر:  220  |  تاریخ: 1399/08/26

375 کیلوگرم ژل رویال از ابتداي سال 99 در استان قم استحصال شده که نسبت به سال قبل بیش از 100 درصد افزایش
نشان می دهد.

به گزارش همشهري آنلاین به نقل از ایرنا، علی اصغر
همت، معاون بهبود تولیدات دامی سازمان جهاد کشاورزي
قم روز دوشنبه 26 آبان گفت: ژل رویال که به نام هاي ژل
سلطنتی یا ژل ملکه زنبور عسل در میان مردم شناخته
شده یک ماده شیري رنگ است که صرفا غذاي اختصاصی
ملکه زنبورها می باشد، این ماده بسیار پر انرژي و مقوي
بوده و داراي خواص درمانی و فواید زیادي است. ژل رویال
براي برطرف کردن بسیاري از بیماري ها در طب ایرانی
سنتی استفاده می شود، این ماده در تقویت سیستم ایمنی،
بهبود عملکرد مغزي و پیشگیري از زوال مغزي یا آلزایمر،

افزایش انرژي و تاثیر آن بر رفع خستگی، تنظیم فشار خون، بهبود بیماري مرض قند (دیابت)، پیشگیري از پوکی استخوان، تسریع در

 
بهبود و درمان زخم مورد استفاده قرار می گیرد. 

وي افزود: به دلیل اهمیت این ماده از نظر تغذیه اي و اقتصادي، معاونت بهبود تولیدات دامی سازمان جهاد کشاورزي قم با همکاري
شرکت تعاونی زنبورداران استان ضمن برگزاري دوره و کارگاه هاي آموزشی، روش هاي نوین استحصال ژل رویال را به زنبورداران
آموزش داده و بر این اساس در سطح استان شاهد افزایش تولید این ماده ارزشمند هستیم. علاوه بر افزایش بیش از صد درصدي این
محصول در سال جاري، میزان تولید ژل رویال در سال 98 نیز نسبت به سال قبل از آن حدود 66 درصد افزایش داشته است که این

 
مساله نشان دهنده تحقق جهش تولید و کسب ارزش افزوده بیشتر در فعالیت هاي مرتبط با پرورش زنبور عسل در قم است. 

همت با اشاره به این که استحصال محصولات متنوع از زنبور عسل به دلیل بالابردن فرصت هاي اشتغال و درآمدزایی مورد استقبال
زنبورداران استان قرار گرفته است، اظهار داشت: استحصال هر کیلو ژل رویال براي 2 نفر فرصت اشتغال ایجاد می کند که همین

 
موضوع اهمیت استحصال هرچه بیشتر این ماده را در میان زنبورداران نشان می دهد. 

کلنی هاي زنبور در همه بخش هاي پنجگانه قم شامل کهک، جعفریه، سلفچگان، خلجستان و مرکزي توسط زنبورداران استان
مورداستفاده قرار می گیرند و به طور متوسط از هر کلنی 15 کیلوگرم عسل به دست می آید.



پرداخت 44 هزار میلیارد ریال تسهیلات بانک ملی به بنگاه هاي کوچک

منبع: سرمد نیوزشماره خبر:  221  |  تاریخ: 1399/08/26

بانک ملی ایران به منظور حمایت از گردش چرخ بنگاه هاي اقتصادي کوچک و متوسط به عنوان موتور محرکه صنعت کشور،
بیش از 44 هزار میلیارد ریال تسهیلات به این بخش ها اعطا کرده است

به گزارش سرمدنیوز به نقل از روابط عمومی بانک ملی
ایران، این بانک تا پایان شهریورماه با هدف حمایت از بازار
بالغ بر 44 هزار و 878 میلیارد ریال از محل منابع داخلی
در دو هزار و 264 فقره تسهیلات به بنگاه هاي کوچک و

 
متوسط پرداخت کرده است. 

بانک ملی ایران در مدت مذکور، تعداد 22 فقره تسهیلات
ریالی از محل منابع داخلی خود به ارزش شش هزار و 198

میلیارد ریال در حوزه هاي احداث مجموعه ورزشی، احداث نیروگاه برق، تولید لوله هاي پلی اتیلن، تولید فولاد، کارخانه تولید انواع

 
آرد، هتل و مجتمع اقامتی و توریستی و... مصوب کرده است. 

تصویب یک فقره تسهیلات ارزي از محل منابع صندوق توسعه ملی به ارزش 13 میلیون و 35 هزار یورو در حوزه تولید شیشه هاي
کنترل کننده انرژي از دیگر اقدامات این بانک است. همچنین تعداد 148 فقره تسهیلات به مبلغ بیش از سه هزار و 751 میلیارد ریال

طی مدت مذکور در برنامه اشتغال فراگیر سال 98 پرداخت کرده است.



پیام تبریک مدیرصندوق کارآفرینی امید استان خوزستان به مناسبت هفته

جهانی کارآفرینی (26 آبان تا 2 آذر)

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  222  |  تاریخ: 1399/08/26

پیام تبریک مدیرصندوق کارآفرینی امید استان خوزستان

 
به مناسبت هفته جهانی کارآفرینی (26 آبان تا 2 آذر) 

به گزارش روابط عمومی صندوق کارآفرینی امید استان
خوزستان مهدي امرایی مدیر صندوق کارآفرینی استان هم
زمان با آغاز هفته جهانی کارآفرینی طی پیامی این هفته را

 
تبریک گفت. 

 
متن پیام به شرح زیر است : 

هفته جهانی کارآفرینی (GEW) مهمترین رویداد فرهنگ خلاقیت کاري و ترویج فرهنگ کارآفرینی در جهان است.امروزه نقش و
اهمیت کارآفرینی و ارزش آفرینی خلاقیت ها در رشد و توسعه اقتصادي و فرهنگ آن در رفع بیکاري ، کاهش فقر و ترویج کارآفرینی
در جهت پیشرفت توان اقتصادي و رفاه یک جامعه موضوعی غیرقابل انکار می باشد که می توان اقتصاد غیر نفتی و توسعه کارآفرینی

 
را از مهمترین و کلیدي ترین بخش هاي ترمیمی و رشد اقتصادي یک کشور دانست. 

باتوجه به نامگذاري سال جهش تولید از سوي مقام معظم رهبري و شرایط فعلی اقتصاد کشور و وجود تحریم هاي اقتصادي و نفتی ،
حفظ ثبات اقتصادي و حمایت از کارآفرینان کشورمان ، تولیدات داخلی و کالاي ایرانی در سال جهش تولید و تدابیر تامین و تحقق

 
این هدف و اهمیت موضوع کارآفرینی و جایگزینی اقتصاد غیر نفتی را بیش از پیش آشکار می سازد. 

صندوق کارآفرینی امید استان خوزستان نیز با هدف ترویج فرهنگ کارآفرینی در بین جوانان و حمایت از کارآفرینان استان ، رفع
موانع و مشکلات تولیدي پیش روي آنان و اهمیت به موضوع فرهنگ خلاقیت به عنوان یکی از موضوعات مهم اقتصادي در این سال

 
ها عزمی جدي و نگاه ویژه اي به این مقوله داشته است. 

اینجانب ضمن گرامی داشت و تبریک هفته جهانی کارآفرینی به پیش رویان فرهنگ خلاقیت و خانواده بزرگ کارآفرینان کشور
عزیزمان و همچنین کارآفرینان استان خوزستان که با تلاش و پشتکار خود با خلق بهترین ها از ظرفیت ها و پتانسیل هاي موجود
استانی در جهت رونق و شکوفایی اقتصاد کشور عزیزمان ایران می باشند امید آن دارم که با استفاده از رهنمودهاي مقام معظم
رهبري(مدظله العالی) بتوانیم با استفاده از ظرفیت ها و توانمندي هاي خانواده بزرگ کارآفرینان عزیز استان گام هاي موثري در جهت

 
ترویج و حمایت از فرهنگ کار و کارآفرینی در این مسیر برداریم. 



 
مهدي امرایی 

مدیر صندوق کارآفرینی امید استان خوزستان



حرکت به سمت چاه هاي درآمدي فضاي مجازي، به جاي چاه هاي نفت

منبع: دانشجوشماره خبر:  223  |  تاریخ: 1399/08/26

به گزارش گروه فرهنگی خبرگزاري دانشجو، برنامه یک شنبه شب پایش به موضوع چگونگی تغییرات کسب و کار ها در زمان
کرونا می پردازد. حقوق مصرف کننده در فروشگاه هاي اینترنتی، فرصت اشتغال زایی جوانان در بستر کسب وکار هاي

اینترنتی و نحوه افزایش درآمد از طریق فروشگاه هاي اینترنتی از محور هاي گفتگوي مهمان ...

به گزارش گروه فرهنگی خبرگزاري دانشجو، برنامه یک
شنبه شب پایش به موضوع چگونگی تغییرات کسب و کار
ها در زمان کرونا می پردازد. حقوق مصرف کننده در
فروشگاه هاي اینترنتی، فرصت اشتغال زایی جوانان در
بستر کسب وکار هاي اینترنتی و نحوه افزایش درآمد از
طریق فروشگاه هاي اینترنتی از محور هاي گفتگوي مهمان
امشب برنامه "مینا مهرنوش" کارآفرین و کارشناس ارشد

 
اقتصاد دیجیتال است. 

مینا مهرنوش در رابطه با مفهوم هویت سازي دیجیتال براي کسب وکار ها اظهار داشت: «زمانی که شما یک مغازه فیزیکی دارید،
مکان مغازه براي شما مهم است و هویت فیزیکی مغازه براي شما مهم است؛ حالا می توان همین هویت را به صورت دیجیتال هم
ایجاد کرد. در شرایط فعلی می توان با هزینه بسیار کمتر به یک سرقفلی فضاي مجازي دست پیدا بکنید و فروش تان را هم افزایش
بدهید. فضاي مجازي نه تنها محدودیت زمانی ندارد؛ بلکه به صورت همه جانبه به مشتریان دسترسی دارید؛ بنابراین هویت سازي

 
الکترونیکی بسیار اهمیت ویژه اي دارد و کرونا نیز ضرورت این موضوع را بیشتر کرده است.» 

این کارآفرین در رابطه با مزایاي شکل گیري هویت دیجیتال کسب وکار ها براي صاحبان این کسب وکار ها و مردم، افزود: «شما با
ایجاد این هویت در فضاي مجازي، علاوه بر دسترسی هفت روزه و بیست و چهار ساعته به مشتري، امکان بررسی قیمت ها با دیگر
کسب وکار ها را دارید و قیمت هاي به دور از واقع نیز خود به خود حذف می شوند. انواع و اقسام قابلیت هاي دیده شدن در فضاي

 
مجازي در دسترس است و بایستی این هویت سازي حتما ایجاد شود.» 

کارشناس ارشد اقتصاد دیجیتال، در رابطه با گران بودن تغییرات به فضاي مجازي نسبت به فضاي فیزیکی گفت: «تغییر فضا مستلزم
ایجاد تغییرات در دیدگاه فروش محصول است، مشخصا هزینه هایی براي تغییر از هر فضا به یک فضاي دیگر وجود دارد؛ شما براي
ورود به فضاي مجازي نیازمند ایجاد هویت شفاف، بیان راه هاي دسترسی و یک حساب کاربري با عکس مشخص ایجاد کرد. متاسفانه
بسیاري از کسب وکار ها به سمت این تغییر نمی روند. این فقط مربوط به افراد نمی شود، بلکه قوانین نیز به همین نحو است. ما از

 
سال 83 یک قانون تجارت الکترونیک داریم که هیچ تبیین خاصی ندارد و هیچ تغییري هم نکرده است.» 

 
فضاي مجازي براي کسب وکارها، سرزمین فرصت هاست 

مینا مهرنوش در رابطه با فرصت هاي فراوان در زمینه فضاي مجازي افزود: «شما در روز چندین ساعت به فضاي مجازي مراجعه می
کنید، فضاي مجازي در حال حاضر براي کسب وکارها، سرزمین فرصت هاست و باید از این بستر تعاملی که در شرایط کرونا بیشتر



هم شده است، استفاده حداکثري را بکنند. به جاي گشتن مشتري در فضاي فیزیکی، به جستجوي مشتري در فضاي مجازي بپردازند.

 
چه خدمات و کالا هایی می توان در فضاي مجازي عرضه کرد و تقاضاکننده نیز براي آن وجود داشته باشد.» 

مینا مهرنوش در رابطه با خدمات منحصر به فرد داراي عرضه و تقاضا در بستر فضاي مجازي اظهار داشت: «یکی از این خدمات مهم
در فضاي مجازي، تولید محتوا است؛ تولید محتوا از دانش گرفته می شود؛ تولیدکنندگان محتوا در قالب هاي مختلف از استندآپ
گرفته تا معرفی غذا هاي رستوران هاي مختلف جزئی از این خدمت هستند. به این افراد اینفلوئنسر فضاي مجازي نیز می گویند. اگر
خودتان نیز تمایلی به ایجاد تعامل چهره به چهره در فضاي مجازي با مشتریان خود ندارید، می توانید از این اینفلوئنسر ها اتفاده

 
کنید که به مراتب هزینه هاي آن از گرفتن مغازه و هزینه هاي فضاي فیزیکی بسیار پایین تر است.» 

این کارشناس ارشد تجارت دیجیتال در رابطه با لزوم تغییر دیدگاه نسبت به فضاي مجازي اظهار داشت: «یک شرکت تولیدکننده
کفش دو گروه بازاریاب را به آفریقا می فرستد، گروه اول وقت می بیند هیچ فردي در آنجا کفش ندارد، به مدیر شرکت می گوید اینجا
هیچ بازاري براي ما نیست؛ گروه دوم، اما با تغییر دیدگاه می گوید این ها هیچکدام کفش ندارند و بازار بکري را پیدا کردیم سریع باید
دست به فروش بزنیم و مزایاي کفش را براي آن ها بیان کنیم. دیدگاه متفاوت این دو گروه در حال حاضر براي کسب وکار هاي ما در
فضاي فیزیکی و مجازي نیز وجود دارد. در شرایط فعلی همه آدم ها در فضاي مجازي تقریبا پا برهنه هستند و همه به دنبال محتوا
هستند. اگر بتوانیم این محتوا را ایجاد کنیم با یک گوشی هوشمند ساده و وقت کم به درآمد 1 تا 2 میلیونی به راحتی دست خواهید

 
یافت.» 

 
فرصتی ایده آل براي کسب وکار ها و فضاي اقتصادي کشور 

مینا مهرنوش با اشاره به جایگزینی چاه هاي درآمد مجازي به جاي چاه هاي درآمد نفتی، گفت: «بزرگ ترین کسب وکار هاي دنیا
فضاي تعاملی با مشریان در فضاي مجازي دارند، در حال حاضر اپراتور هاي بزرگ کشور بیشترین تبلیغات براي ارتباط با مشتریان در
فضاي مجازي را دارند. این فرصت ایده آلی براي کسب وکار ها و فضاي اقتصادي دولت و کشور است. من به این اعتقاد دارم که باید
به جاي چاه هاي نفت به سراغ چاه هاي درآمدي فضاي مجازي برویم. این فروش در فضاي مجازي علاوه بر داخل کشور می تواند در

 
خارج از ایران نیز انجام بشود.» 

مینا مهرنوش در رابطه با نبود قوانین حفظ حقوق مصرف کنندگان در فضاي مجازي افزود: «دولت و مجلس در رابطه با فضاي کسب
وکار هاي مجازي و قوانین حاکم بر آن کوتاهی کرده اند، قانون تجارت دیجیتال 16 سال پیش تصویب شده، ولی فضاي دیجیتال
امروز با آن روز ها بسیار متفاوت است، ولی این قانون تغییري نکرده است. باید حقوق مصرف کننده و اعتبارزایی به کسب وکار هاي
مجازي داراي هویت فیزیکی از نیاز هاي اساسی ایجاد تغییر از طرف حاکمیت براي این فضا است. البته کسب وکار ها به این دلیل

 
نمی توانند فضاي مجازي را نادیده بگیرند، باید به این سمت حرکت بکنند. 

مینا مهرنوش در پایان با اشاره به حذف برخی مشاغل در فضاي فیزیکی با ورود تکنولوژي و فضاي مجازي به کسب وکارها، اظهار
داشت: «با ورود تکنولوژي تغییراتی در کسب وکار ها و مشاغل ایجاد می شود، ولی با تغییر قابلیت هاي فردي می توانند خود را با این
تغییرات وفق دهند. قیمت پایین تر و خدمات بهتر نتیجه این تغییر تکنولوژي است. تاکسی هاي قدیم در حال حاضر بازارشان با ورود
تکنولوژي و کسب وکار هاي اینترنتی درخواست تاکسی، بسیار تغییر کرده است و مطمئنا تقاضا براي این تاکسی ها نیز به شدت
افزایش یافته است. من معتقدم مهم ترین ویژگی براي توسعه اقتصادي کشور شبکه سازي است که در بستر فضاي مجازي بهترین و

دردسترس ترین محل براي این شبکه سازي براي توسعه تجارت و اقتصاد است.»



تمدید دعوت به همکاري بانک ایران زمین

منبع: ایستانیوزشماره خبر:  224  |  تاریخ: 1399/08/26

ایستانیوز:بانک ایران زمین به منظور تامین و تکمیل سرمایه انسانی مورد نیاز امور انفورماتیک خود از واجدین شرایط پس از
ثبت نام الکترونیکی و براساس اولویت هاي مورد نیاز، دعوت به مصاحبه می نماید.

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی بازارهاي مالی(ایستانیوز)، بانک ایران زمین به منظور تامین و تکمیل سرمایه انسانی مورد نیاز
براي امور انفورماتیک (مرکز عملیات شبکه و مدیریت امور مهندسی زیرساخت) در واحد ستادي ادارات مرکزي براساس ضوابط و
مقررات و آئین نامه استخدامی بانک از بین متقاضیان آقا واجد شرایط نیروي انسانی مورد نیاز خود را پس از کسب موفقیت در
مصاحبه عمومی و تخصصی، گزینش و معاینات پزشکی با انعقاد قرارداد کار معین و بیمه درمان و بازنشستگی تامین اجتماعی

 
استخدام می نماید. 

 
1- شرایط عمومی ثبت نام 

 
تابعیت ایران و متعهد بودن به نظام جمهوري اسلامی ایران 

 
تدین به دین مبین اسلام و یا یکی از ادیان رسمی مصرح در قانون اساسی کشور 

 
عدم سوء پیشینه کیفري منتج به محرومیت از حقوق اجتماعی و همچنین عدم اشتهار و محکومیت به فساد اخلاقی 

 
عدم سابقه وابستگی یا عضویت در احزاب و گروه هاي سیاسی معارض با نظام جمهوري اسلامی ایران 

 
عدم اعتیاد به دخانیات، مواد مخدر و روان گردان 

 
داشتن کارت پایان خدمت وظیفه عمومی دائمی یا معافیت دائم 

 
توجه : به تقاضاي داوطلبانی که داراي کارت یا برگ معافیت موقت تحت هر عنوان هستند به هیچ وجه ترتیب اثر داده نخواهد شد. 

تبصره 1 براي دارندگان کارت معافیت پزشکی در صورت قبولی در مراحل سنجش، تائید پزشک معتمد بانک در مورد توانائی انجام

 
کار الزامی است. 

 
تندرستی و توانائی کامل جسمی، روحی و اخلاقی جهت انجام فعالیت هاي شغلی بانکی (به تائید پزشک معتمد) 

 
نداشتن منع استخدامی به موجب آراء مراجع قضائی ذیصلاح 

 
حداقل معدل کل در مقطع کارشناسی 13 تمام و کارشناسی ارشد 15 تمام می باشد. 

نکته بسیار مهم : کلیه داوطلبان پذیرفته شده هنگام تشکیل پرونده ملزم به ارائه اصل کارت پایان خدمت و مدرك تحصیلی( یا

 
گواهینامه موقت معتبر) می باشند و در صورت عدم ارائه مدارك، استخدام آنان منتفی خواهد شد. 

 
متقاضیان باید بومـــی و ساکن اســــتان تــــــــهران باشند. 

 
تبصره 2 بومی به شخصی اطلاق می گردد که داراي حداقل یک شرط از سه شرط ذیل باشد: 

 
1- محل تولد وي یکی از شهرهاي استان تهران باشد. 

2- حداقل در سه سال گذشته به طور پیوسته در یکی از شهرهاي استان تهران ساکن بوده باشد ( با ارائه مدرك معتبر سند مالکیت

 
یا اجاره نامه با کد رهگیري داوطلب استخدامی) 



3- حداقل چهار سال از سنوات تحصیلی (ابتدائی، راهنمائی، دبیرستان و یا دانشگاه) را بصورت متوالی در یکی از شهرهاي استان

 
تهران طی کرده باشد. 

استخدام در بانک مستلزم دارا بودن شرایط عمومی و اختصاصی، مصاحبه ها، معاینات پزشکی و تائید گزینش بانک می باشد. لذا ثبت

 
نام، ارائه مدارك و شرکت در هر یک از مراحل فوق هیچگونه تعهدي را براي بانک جهت استخدام ایجاد نمی نماید. 

چنانچه خلاف هریک از شرایط اشاره شده در آگهی استخدام در مورد هریک از داوطلبان به اثبات برسد، از استخدام و اشتغال بکار

 
وي ممانعت بعمل آمده و در صورت احراز پس از جذب، اقدامات لازم جهت قطع رابطه استخدامی انجام خواهد شد. 

 
مسئولیت هرگونه اشتباه در اطلاعات ارسالی یا تفسیر اشتباه نسبت به شرایط اعلام شده در آگهی، با متقاضی می باشد. 

 
2- نحوه ثبت نام - دریافت کد رهگیري - مهلت ثبت نام 

ثبت نام: صرفاً از طریق سایت اینترنتی بانک به نشانیwww.izbank.ir انجام می پذیرد و داوطلبان می بایست ابتدا به سایت بانک
مراجعه و پس از مطالعه دقیق شرایط و ضوابط استخدام ( در صورت دارا بودن شرایط ) نسبت به تکمیل فرم ثبت نام الکترونیکی

 
اقدام نمایند. 

 
مهلت ثبت نام: از روز بکشنبه مورخ 1399/08/25 لغایت پایان روز یکشنبه مورخ 1399/09/02 می باشد. 

دریافت کد رهگیري : براي ثبت نام نیاز به یک آدرس پست الکترونیک معتبر دارید که لینک ثبت نام به آن ارسال خواهد شد و با
کلیک روي لینک ثبت نام از داخل پست الکترونیک خود می توانید مراحل ثبت نام را شروع فرمایید. در پایان ثبت نام به شما یک کد

 
رهگیري داده می شود، که می بایست کد مربوطه را یادداشت نموده و نزد خود نگه دارید. 

 
تبصره 4 پست الکترونیک منحصر به فرد است و یا به عبارت دیگر با هر آدرس پست الکترونیک فقط یکبار امکان ثبت نام وجود دارد. 
تبصره 5 ارسال لینک ثبت نام به پست الکترونیک محدودیت دارد، چنانچه بیش از 5 بار به یک پست الکترونیک دعوتنامه ارسال شود

 
و مرحله ثبت نام تکمیل نشود به آن آدرس دیگر دعوتنامه ارسال نخواهد شد. 

توجه: لطفا دقت فرمایید ممکن است دعوتنامه به بخش اسپم (junk mail ,bulk mail, spam) پست الکترونیک شما ارسال

 
شده باشد. 

 
3- مدارك مورد نیاز براي بارگذاري 

 
فایل اسکن شده عکس پرسنلی 3 4 (عکس پرسنلی باید تمام رخ و واضح باشد) 

 
فایل اسکن شده کارت ملی 

 
فایل اسکن شده صفحه اول شناسنامه و صفحه دوم و صفحه سوم در صورت داشتن توضیحات 

فایل اسکن شده آخرین مدرك تحصیلی و (در صورت داشتن مدرك فوق لیسانس ارسال فایل اسکن شده مدرك لیسانس نیز الزامی

 
است) 

 
فایل اسکن شده کارت نظام وظیفه ( براي آقایان ) 

 
فایل اسکن شده آخرین حکم کارگزینی 

 
فایل رزومه 

 
توجه: حداکثر فایل هاي ارسالی 1.5 مگابایت در قالب هاي PDF و ZIP ذخیره شوند. 

 
4- شرایط و ضوابط اختصاصی شغل 

 
 NOC الف: شرایط و ضوابط شغل کارشناس



 
1- آقایان با دو سال سابقه کار مرتبط با شغل 

 
2- حداکثر سن 28 سال تمام 

 
3- انتظارات: 

 
 ITILو NOC تسلط بر مفاهیم و استانداردهاي

 
تسلط بر سیستم عامل هاي ویندوز و لینوکس و سرویس هاي پایه و پیشرفته مبتنی بر آن ها. 

 
تسلط بر مفاهیم و پروتکل هاي شبکه و ارتباطات و تجهیزاتی مانند سوئیچ و روتر و مودم و فایروال. 

تسلط بر مفاهیم استانداردها، پروتکل ها و نرم افزارهاي مانیتورینگ شبکه ، ارتباطات و سرویس هاي مبتنی بر IT مانند:

 
 Solarwinds, PRTG, Cacti, Zabbix, MSCOM

 
آشنایی با مفاهیم، فنّاوري ها ، تجهیزات و الزامات فنی زیرساخت مرکز داده. 

4- توانائی کار طولانی، مقابله با استرس و مسئولیت نگهداري و نوبت کاري. (پرسنل ناك در دو نوبت کاري 12 ساعته در شبانه روز

 
بکارگیري می شوند) 

 
5- رشته هاي مورد تائید صرفاً در مقطع کارشناسی رشته هاي: 

 
مهندسی کامپیوتر (کلیه گرایش ها) 

 
مهندسی فناوري اطلاعات (کلیه گرایش ها) 

 
مهندسی برق (کلیه گرایشها) 

 
ب: شرایط و ضوابط شغل کارشناس شبکه و سیستم هاي ارتباطی 

 
1- آقایان با سه سال سابقه کار مرتبط با شغل 

 
2- حداکثر سن 30 سال تمام 

 
3- انتظارات 

 
 LAN, WAN تسلط بر مفاهیم ارتباطات و شبکه هاي کامپیوتري مراکز داده و

 
 ISIS,BGP,OSPF,EIGRP تسلط بر پروتکل هاي روتینگ مانند

 
تسلط بر سرویس هاي پایه اي شبکه ، مانیتورینگ و عیب یابی سیستم هاي ارتباطی و شبکه شامل سوئیچ، روتر، فایروال 

 
آشنایی با اصول امنیت شبکه و استانداردهاي امنیتی و مفاهیم تست نفوذ و اعمال کنترل هاي امنیتی 

 
4- رشته هاي مورد تائید صرفاً در مقاطع کارشناسی و کارشناسی ارشد: 

 
مهندسی کامپیوتر (کلیه گرایش ها) 

 
مهندسی فناوري اطلاعات (کلیه گرایش ها) 

 
مهندسی برق (کلیه گرایشها) 

 
ج: شرایط و ضوابط شغل کارشناس عملیات سرورها و سرویس ها 

 
1- آقایان با سه سال سابقه کار مرتبط با شغل 

 
2- حداکثر سن 30 سال تمام 



 
3- انتظارات 

 
 Active Directory, DHCP, DNS, Web تسلط بر سرورها و سرویس هاي پایه اي شبکه شامل

تسلط بر سیستم عامل هاي ویندوز و لینوکس(CentOS and Ubuntu) و نصب و راه اندازي انواع سرویس هاي مبتنی بر آن ها

 
 (.Web Application Servers(IIS, Apache Tomcat , etc مانند

DB و Web سرویس هاي HA, Redundancy, Replication تسلط بر مفاهیم، پیاده سازي و عیب یابی مکانیسم هاي

 
مبتنی بر سیستم عامل هاي ویندوز و لینوکس. 

تسلط بر مفاهیم، استانداردها، پروتکل ها و تجهیزات ذخیره سازي اطلاعات شامل تنظیم و عیب یابی تجهیزات EMC و سوئیچ هاي

 
 .Brocade

 
تسلط بر مفاهیم و زیرساخت هاي مجازي سازي. 

 
 Devops, Containerization and Automation, IAAS,PAAS آشنایی با مفاهیم

 
 . Source Code آشنایی با مفاهیم و ابزارهاي مدیریت

 
 (Configuration Management (Ansible, Chef آشنایی با مفاهیم و ابزارهاي مدیریت

 
 Docker آشنایی با

 
4- رشته هاي مورد تائید صرفاً در مقاطع کارشناسی و کارشناسی ارشد: 

 
مهندسی کامپیوتر (کلیه گرایش ها) 

 
مهندسی فناوري اطلاعات (کلیه گرایش ها) 

 
مهندسی برق (کلیه گرایشها) 

 
د: شرایط و ضوابط شغل کارشناس پایگاه داده 

 
1- آقایان با دو سال سابقه کار مرتبط با شغل 

 
2- حداکثر سن 30 سال تمام 

 
3- انتظارات 

مدیریت، Tuning، طراحی، راه اندازي و پشتیبانی پایگاه داده اي SQL Server، Oracle، MySQL، Mongo DB مبتنی بر

 
سیستم عامل هاي ویندوز و لینوکس. 

 
پشتیبان گیري و بازیابی پایگاه داده اي مختلف. 

 
توسعه و نگهداري زیرساخت کلان داده و ماژول هاي آن. 

 
آشنایی با متدهاي query ساخت یافته و غیر ساخت یافته. 

 
4- رشته هاي مورد تائید صرفاً در مقاطع کارشناسی و کارشناسی ارشد: 

 
مهندسی کامپیوتر (کلیه گرایش ها) 

مهندسی فناوري اطلاعات (کلیه گرایش ها)



سامانه الکترونیکی برگزاري انتخابات (سابا) در اصفهان رونمایی شد

منبع: روزنامه اقتصاد ملیشماره خبر:  225  |  تاریخ: 1399/08/26

سرپرست مخابرات منطقه اصفهان در آیین رونمایی از سامانه الکترونیکی انتخابات گفت:این سامانه توسط شرکت مخابرات
منطقه اصفهان طراحی شده است و قابلیت برگزاري الکترونیکی کلیه انتخابات را دارد و در هفته هاي گذشته در یک

انتخابات بکار گرفته شد و مورد تایید قرار گرفت. ناصر مشایخی با بیان اینکه طراحی و ساخت ...

 
سامانه الکترونیکی برگزاري انتخابات (سابا) در اصفهان رونمایی شد 

سرپرست مخابرات منطقه اصفهان در آیین رونمایی از سامانه الکترونیکی انتخابات گفت:این
سامانه توسط شرکت مخابرات منطقه اصفهان طراحی شده است و قابلیت برگزاري الکترونیکی

 
کلیه انتخابات را دارد و در هفته هاي گذشته در یک انتخابات بکار گرفته شد و مورد تایید قرار گرفت. 

ناصر مشایخی با بیان اینکه طراحی و ساخت این سامانه در مدت 6 ماه در اصفهان انجام گرفت، افزود: کاربران می توانند با استفاده از
اپلیکیشن ها و سایت هاي الکترونیکی وارد این سامانه شوند و مراحل احراز هویت، راي گیري و در نهایت اعلام نتایج به راحتی با

 
حفظ محرمانگی انجام خواهد شد. 

وي ادامه داد: محدودیتی براي استفاده همزمان کاربران از این سامانه وجود ندارد و امکان برگزاري انتخابات در هر سطحی وجود دارد.
سرپرست مخابرات منطقه اصفهان اضافه کرد: سامانه الکترونیکی انتخابات در یک مرحله برگزاري انتخابات که با همکاري اداره کل

 
تعاون کار و رفاه اجتماعی استان اصفهان انجام شد و مورد تایید قرار گرفت. 

وي خاطرنشان کرد: هر کدام از اصناف با توجه به شیوع کرونا و شرایط حاکم بر جامعه به راحتی می توانند از این سامانه براي

 
برگزاري انتخابات خود استفاده کنند. 

مشایخی بیان کرد: با توجه به رشد فعالیت هاي الکترونیکی و دولت الکترونیک در جامعه، نیاز است که انتخابات الکترونیکی امن و
مطمئن در کشور طراحی شود و شرکت مخابرات ایران با همکاري اداره کل تعاون کار و رفاه اجتماعی در اصفهان این سامانه را

 
طراحی و عملیاتی کرد. 

وي با بیان اینکه نحوه واگذاري این خدمت به هرکدام از متقاضیان توسط مخابرات تعیین خواهد شد تصریح کرد: امکان استفاده از
این سامانه در برگزاري الکترونیکی کلیه انتخابات از جمله انتخابات ریاست جمهوري وجود دارد اما این امر منوط به تایید نهادهاي

 
بالادستی و مسوول در این زمینه است. 

مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان اصفهان در ادامه مراسم بیان داشت: رسیدگی الکترونیکی به پرونده هاي روابط کار و
اختلافات کارگري و کارفرمایی از 27 مهر امسال در استان آغاز شد و کارگران و کارفرمایان براي ارائه شکایات نیازي به مراجعه

 
حضوري ندارند. 

کامران کلانی مهابادي در ادامه آیین رونمایی از سامانه الکترونیکی برگزاري انتخابات (سابا) افزود: این افراد با مراجعه به دفاتر

 
پیشخوان دولت و پس از احراز هویت، می توانند از طریق سامانه جامع روابط کار دادخواست خود را ثبت کنند. 

وي بیان کرد: کلیه مراحل صدور ابلاغ و دعوتنامه ها در فرآیند رسیدگی الکترونیکی است و تنها جلسه نهایی براي اداي توضیحات و
تنظیم صورتجلسه حضوري برگزار می شود. 



مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان اصفهان با بیان اینکه بدنبال این هستیم که جلسات نهایی را هم بصورت مجازي برگزار
کنیم افزود: ثبت بیمه بیکاري و آموزش هاي حوزه ایمنی بصورت الکترونیکی انجام می شود و زیر سامانه اي هم براي ثبت

 
بازنشستگی پیش از موعد مشاغل سخت و زیان آور هم به زودي در سامانه جامع روابط کار فعال می شود. 

وي تاکید کرد: هم اکنون باز تعریفی از حوزه هایی که بطور معمول وزارت کار با آن ارتباط دارد و معاونت هاي تخصصی محسوب می
شود، از پنج ماه گذشته در این استان انجام شده است و رویکرد ما در حوزه هاي چهارگانه و تخصصی اشتغال و کارآفرینی،روابط

 
کار،تعاون و رفاه اجتماعی،علمی است. 

مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان اصفهان گفت: سامانه الکترونیکی برگزاري انتخابات (سابا) هم در صورت تایید نهایی به
زودي بعنوان یکی از زیر سامانه هاي سامانه جامع روابط کار براي بهره برداري همه کارگران و کارفرمایان در اقصی نقاط کشور

 
بارگذاري خواهد شد. 

وي خاطرنشان کرد: مجموعه مخابرات منطقه اصفهان در پنج ماه گذشته بیشترین همکاري و تعامل را با اداره کل تعاون کار و رفاه

 
اجتماعی استان اصفهان داشته است. 

 
فعالیت 400 تشکل کارگري در اصفهان 

کلانی با بیان اینکه اصفهان دومین استان صنعتی کشور محسوب می شود، گفت: 400 تشکل کارگري و کارفرمایی در این خطه فعال

 
است. 

به گفته وي قالب فعالیت تشکل هاي کارفرمایی،" انجمن صنفی کارفرمایان " است اما در بحث کارگري سه مدل تشکل با عنوان

 
"شوراهاي اسلامی کار"، "انجمن صنفی کارگران" و" نمایندگان کارگران" فعالیت می کنند. 

مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان اصفهان افزود: باوجود اینکه وزارت کار اعلام کرده است مجامعی که تاریخ فعالیتشان از
ابتداي شیوع کرونا منقضی شده تا پایان آذرماه می توانند به فعالیت خود ادامه دهند اما مهلت قانونی فعالیت حدود 180 تشکل این

 
استان در این مدت به پایان می رسد. 

وي گفت: از مجموع 400 تشکل کارگري و کارفرمایی استان اصفهان 112 مورد انجمن کارفرمایی و بقیه تشکل هاي کارگري هستند.

کلانی اضافه کرد: با توجه به ممنوعیتی که در زمینه تجمع ها در زمان شیوع کرونا در جامعه وجود دارد ،باید مجامع را بصورت

 
الکترونیکی برگزار می کردیم. 

وي بیان کرد: چندین شرکت و مجموعه بزرگ استان اقداماتی را در زمینه طراحی سامانه الکترونیکی انتخابات انجام دادند اما در

 
نهایت شرکت مخابرات منطقه اصفهان بعنوان پیشگام موفق به طراحی سامانه اي برگزاري الکترونیکی انتخابات شد. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان اصفهان ادامه داد: انتخابات هیات مدیره و بازرس مجمع موسس انجمن کارگري این استان

 
با بیش از یک هزار و 333 عضو با مشارکت 73 درصدي اعضا بصورت الکترونیکی برگزار شد. 



وي با اشاره به مزایاي برگزاري انتخابات مجامع بصورت الکترونیکی گفت: نگرانی به حد نصاب نرسیدن مجامع در اولین مجمع

 
الکترونیکی برطرف شد و راي دادن اعضا به این صورت خیلی راحت تر انجام می شود. 

کلانی با اشاره به سامانه الکترونیکی برگزاري انتخابات (سابا) افزود: این سامانه از طراحی ساده اي برخوردار است و همه قابلیت هاي
مورد نیاز براي برگزاري مجامع را دارد.



ضرورت ورود دانشگاهیان صاحبان ایده به موضوعات اجتماعی

منبع: ایسناشماره خبر:  226  |  تاریخ: 1399/08/26

مدیرکل فرهنگی وزارت علوم بر ضرورت ورود صاحبان ایده در موضوعات اجتماعی تأکید کرد و گفت:دانشگاه ها و مراکز
آموزش عالی مهم ترین مراکز جلب ایده هاي خلاقانه هستند که باید بر موضوعات اجتماعی ایده هاي خلاقانه تولید کرد.

به گزارش ایسنا؛ مهندس محمد هادي عسکري مدیرکل
فرهنگی و اجتماعی وزارت علوم، تحقیقات و فناوري در
اختتامیه رویداد استارتاپی کارآفرینی اجتماعی دانشگاه
هرمزگان بر ضرورت ورود صاحبان ایده در موضوعات
اجتماعی تأکید کرد و دانشگاه ها و مراکز آموزش عالی را

 
مهم ترین مراکز جلب ایده هاي خلاقانه دانست. 

وي در ادامه اظهار کرد: اگر رشد و توسعه یک کشور را یک
آرمان ملی بدانیم، به طور قطع مسائل و آسیب هاي اجتماعی یک مانع قوي و اساسی در راه تحقق همه جانبه کشور بوده و در این راه

 
نیازمند یک برنامه ریزي جامع و متمرکز براي کنترل و کاهش آسیب ها هستیم. 

مدیرکل فرهنگی و اجتماعی وزارت علوم، افزود: از آنجا که دولت به تنهایی نمی تواند مسئولیت تام کنترل و کاهش آسیب هاي

 
اجتماعی را بر عهده بگیرد، در این زمینه عزم ملی و جلب مشارکت خلاقانه و ایده هاي کارآفرینانه ضرورت دارد. 

وي دانشگاه ها و مراکز آموزش عالی را به لحاظ برخورداري از نیروهاي جوان، دغدغه مند و باانگیزه را از مهم ترین مراکز جلب ایده
هاي خلاقانه ارزیابی کرد و افزود: با مشارکت مسؤلانه بخش مدنی نهاد علم که همان گروه هاي دانشجویی از جمله انجمن هاي علمی
دانشجویی و کانون هاي فرهنگی می توان به چشم انداز مثبتی در این زمینه دست یافت. بر این اساس جلب مشارکت دانشگاهیان

 
براي کنترل و کاهش آسیب ها از مهم ترین گام ها در این زمینه است. 

مدیرکل فرهنگی و اجتماعی وزارت علوم با اشاره به راهبرد معاونت فرهنگی و اجتماعی در زمینه دانشگاه اجتماعی گفت: دانشگاه
اجتماعی به دنبال تقویت مشارکت نخبگان، مسئولیت پذیري دانشگاهیان و افزایش پویایی و نشاط در فعالیت هاي علمی، فرهنگی و

 
اجتماعی و شناسایی و معرفی نخبگان به جامعه است. 

وي تصریح کرد: از آنجا که در موضوع مقابله با آسیب ها به دنبال مدلی از فعالیت توأم با کسب منفعت عمومی و کمک به حل
مشکلات جامعه است، توجه ویژه اي به کارآفرینی اجتماعی به عمل آمد و از طریق جلب توجه صاحبان ایده و کارآفرینان به

 
موضوعات اجتماعی با رویکرد کنترل و کاهش آسیب هاي اجتماعی در دستور کار قرار گرفت. 

به گزارش روابط عمومی وزارت علوم؛ عسکري افزود: از آنجا که پویایی جامعه و حرکت در مسیر توسعه پایدار در گرو تحکیم بنیان
خانواده به عنوان زیربنایی ترین نهاد اجتماعی است و با توجه به اینکه معضل طلاق منشاء بسیاري از آسیب هاي اجتماعی است،



توجه به کنترل و کاهش آسیب ها به ویژه موضوع طلاق که هم بر اساس مبانی اعتقادي و عرفی حائز اهمیت است، باید مورد توجه

 
قرار بگیرد. 

وي گفت: با توجه به پیچیدگی هایی که اقتضاي موضوعات اجتماعی است، عبور از کلیشه ها و اتخاذ رویکردهاي نوین و بهره گیري از

 
ظرفیت استارتاپ ها و شتاب دهنده ها ضرورت دارد. 

مدیر کل فرهنگی و اجتماعی وزارت علوم افزود: باید زمینه ورود انجمن هاي علمی نسل دوم و کانون هاي فرهنگی مسئله محور
فراهم گردیده و در این زمینه مشارکت سایر بخش هاي دانشگاه از جمله پارك علم و فناوري و مراکز رشد می تواند این سهم را به

 
فرجام نیکو برسانند. 

وي با قدردانی از دست اندرکاران برگزاري این رویداد اظهار امیدواري کرد: این اختتامیه آغازي بر بازیابی توانمندي ها و استعداد و

 
خلاقیت کنش گران دانشجو در رصد و حل مسائل و مشکلات اجتماعی کشور باشد. 

انتهاي پیام



237 میلیارد تومان تسهیلات اشتغال در قالب کارآفرینی پرداخت شد

منبع: داناشماره خبر:  227  |  تاریخ: 1399/08/26

آشتاب گفت: 11 مرکز کارآفرینی در استان وجود دارد و تاکنون 237 میلیارد تومان تسهیلات اشتغال روستایی در قالب
کارآفرینی پرداخت شده است.

آشتاب گفت: 11 مرکز کارآفرینی در استان وجود دارد و
تاکنون 237 میلیارد تومان تسهیلات اشتغال روستایی در

 
قالب کارآفرینی پرداخت شده است. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ علی آشتاب در
گفتگو با خبرنگار سفیرافلاك با اشاره به هفته کارآفرینی
اظهار داشت: از امروز 26 آبانماه هفته کارآفرینی آغاز می
شود که امسال با توجه به شرایط موجود و شیوع کرونا،

 
برنامه ها به صورت مجازي برگزار می شود. 

وي افزود: برگزاري کارگاه ها و اصول کسب و کار، وبینار
سیاست هاي اشتغال، تامین روش هاي مالی بنگاه هاي

 
کوچک و متوسط، انتخابات انجمن از مهمترین برنامه هاي هفته کارآفرینی در استان است. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی لرستان تصریح کرد: افرادي که داراي ایده هستند و براي تبدیل ایده به محصول در صورتی که
نیاز باشد حمایت هاي لازم از آنها صورت می گیرد که در این راستا پارك علم و فناوریو تعاون و کار مشوق هایی را براي این

 
کارآفرینان در نظر می گیرند. 

آشتاب عنوان کرد: اگر کارآفرینان با مشکلات بیمه، مالیات و تسهیلات روبرو شوند براي رفع این مشکلات اقدامات لازم صورت می

 
گیرد. 

وي با اشاره به این که 11 مرکز کارآفرینی در استان وجود دارد گفت: 7 مرکز در خرم آباد، 3 مرکز در بروجرد و یک مرکز در

 
شهرستان دورود است که خدمات و مشاوره هاي لازم در خصوص راه اندازي کسب و کارها را به کارآفرینان ارائه می دهند. 

مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی لرستان عنوان کرد: در همین راستا تاکنون 237 میلیارد تومان تسهیلات اشتغال روستایی در

 
همین قالب پرداخت شده و 150 میلیارد طرح دیگر در دست بررسی است که در صورت عدم مشکل، پرداخت می شود. 

انتهاي پیام/



نیاز ضروري جامعه ما تعامل،همکاري و مشارکت سازنده است

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  228  |  تاریخ: 1399/08/26

خبرگزاري آریا - سرپرست اداره کل تعاون،کار و رفاه
اجتماعی خراسان رضوي در دیدار و گفت وگو با برونسی
بخشدار رضویه گفت:نیاز ضروري جامعه ما تعامل،همکاري

 
و مشارکت سازنده است. 

به گزارش روابط عمومی اداره کل تعاون،کار و رفاه
اجتماعی خراسان رضوي در راستاي تعامل ،همکاري و هم
افزایی بیشتر در جهت استفاده و بهره برداري مطلوب از
خدمات اداره کل تعاون،کار و رفاه اجتماعی خراسان رضوي
عباسعلی برونسی بخشدار رضویه شهرستان مشهد با حمید

 
رضا پناه سرپرست اداره کل تعاون،کار و رفاه اجتماعی خراسان رضوي دیدار و گفتگو کرد. 

پناه در این جلسه طی سخنانی اظهار کرد: بی تردید مهمترین کار در شرایط حاضر ارتقاء فرایند خدمت رسانی،حفظ کرامت مردم و
گره گشایی از کار آنهاست زیرا فرصت خدمت گذاري محدود و در این مسیر باید از تمامی ظرفیت ها و فرصت ها به نحو شایسته در
جهت رضایت مندي مردم استفاده کرد.پناه در ادامه افزود: هدف و رسالت اصلی مجموعه ما خدمت به جامعه کارگري،کارفرمایی و
تعاونگران استان است و در این خصوص همه تلاش خود را بکار خواهیم گرفت تا با همدلی و همفکري بیشترین خدمات را به مردم

 
استان ارائه دهیم و آمادگی همه گونه همکاري در بخش هاي مختلف را خواهیم داشت. 

وي در خاتمه با اشاره به در دسترس بودن خدمات این اداره کل در قسمت هاي مختلف از جمله تعاون،کارآفرینی و اشتغال،مشاغل
خانگی، آموزشی و ... بیان کرد: بر این باوریم که با همکاري صمیمانه و با تکیه بر روحیه همدلی و مشارکت سازنده خواهیم توانست
گامهاي مؤثري در راستاي نیل به اهداف نظام مقدس جمهوري اسلامی ایران و ارائه خدمت به جامعه کسب و کار استان برداریم و
معتقدیم در شرایط فعلی نیاز ضروري جامعه ما وحدت کلمه،تعامل و همدلی است و بدون شک تنها با تکیه بر تعامل،همفکري و

 
مشارکت سازنده خواهیم توانست مشکلات موجود را پشت سر گذاشته و به جایگاهی که شایسته آن است دست یابیم. 

در پایان این جلسه برونسی بخشدار رضویه نیز ضمن اعلام همکاري و همراهی همه جانبه خود در پیشبرد اهداف و ماموریت هاي این
اداره کل گفت: اقدامات و تلاش هاي ارزشمند اداره کل تعاون،کار و رفاه اجتماعی در بهبود فضاي کسب و کار استان اثرات بسیار
مثبت و سازنده اي خواهد داشت که می توان از طریق تعامل موثر با سایر بخش ها و دستگاههاي اجرایی نقش مهم و اثر گذاري را در

خدمات رسانی به مردم ایفا کند.



الزامات توسعه اقتصاد فضاي مجازي در ایران

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  229  |  تاریخ: 1399/08/26

فصل اقتصاد - دیجیتالی سازي اقتصاد با هدف رشد اقتصادي و اشتغال از مسائل مهم اقتصاد فضاي مجازي است. در این
گزارش به شش الزام توسعه اقتصاد دیجیتال می پردازیم.

فصل اقتصاد - دیجیتالی سازي اقتصاد با هدف رشد
اقتصادي و اشتغال از مسائل مهم اقتصاد فضاي مجازي
است. در این گزارش به شش الزام توسعه اقتصاد دیجیتال

 
می پردازیم. 

به گزارش فصل اقتصاد «پرونده حکمرانی فضاي مجازي» ،
امروزه دیجیتال سازي اقتصاد با رویکرد ارتقاي بهره وري،

افزایش رشد اقتصادي و ایجاد اشتغال به عنوان یکی از رویکردهاي غالب در اغلب کشور هاي جهان درآمده است. با توجه به
ساختارهاي سنتی حاکم بر تولید و تجارت کشور و پایین بودن توان رقابتی اقتصاد که با پایین بودن نرخ رشد بهره وري، رشد
اقتصادي نازل و نرخ بیکاري بالا به ویژه نرخ بیکاري دانش آموختگان همراه است، توسعه اقتصادي دیجیتالی براي حل بخشی از

 
مشکلات کشور در این یک الزام است. در این گزارش به الزامات اقتصاد دیجیتال می پردازیم: 

 
اول: فرهنگ سازي و توسعه اخلاق 

فرهنگ خلاقیت، نوآوري و کارآفرینی از اجزاي اصلی رشد پایدار در اقتصاد دانش بنیان به شمار می روند. جوامع مبتنی بر نوآوري،
اولویت بیشتري را به خلاقیت در شکل ایده ها، مفاهیم، دانش، نظریه ها و مدل هاي کسب و کار جدید می دهند. در این محیط
تمرکز اصلی سیاست ها بر سه موضوع مهم است: کاهش اثرات نامطلوب اجتماعی شکست، کمک به فرآیندهاي کارآفرینی و نوآوري و

 
اعطاي پاداش به رفتارهاي خلاق، نوآور و کارآفرین. 

 
دوم: تدوین قوانین و مقررات مناسب 

با توجه به موانع موجود در فضاي اقتصاد دیجیتالی، دولت در حوزه قانونگذاري باید رویکردي فعالانه همگام با تغییر فناوري ها داشته
باشد. نقش دولت در توسعه صنعت دانش و تجارت الکترونیکی با محوریت تنظیم این صنعت است. به نظر می رسد دولت ها باید بر
حوزه هایی تمرکز کنند که به تنهایی قادر به اداره آن باشند، یعنی ارائه چارچوب قانونی شفاف، اجراي قوانین، حمایت از مالکیت

 
معنوي و سیاست هاي رقابتی صحیح. 

با استفاده از فناوري اطلاعات و ارتباطات، هر روزه مدل ها و روش هاي کسب و کار جدید با ایده هاي انتزاعی تر و مفهومی تر پدیدار
می شوند. تنظیم مقررات مربوط به تایید امضاهاي الکترونیکی، یکی از موضوعات کلیدي کشورها تلقی می شود. در این فرآیند،
کشورها یکی از این سه رویکرد را اتخاذ کرده اند: رویکرد حداقلی که تمرکز اصلی آن بر حذف موانع قانونی موجود است. رویکرد

 
تجویزي، یعنی تجویز فناوري یا پروتکل خاص و یا ریکرد ترکیبی و دو لایه اي است. 

 
سوم: شبکه سازي 

از نظر کارشناسان در قلب اقتصاد دیجیتالی یک مجموعه اي از روابط پیچیده اي و پویایی وجود دارد. این روابط در سراسر اقتصاد
تسري پیدا می کند و اپراتورهاي شبکه، خرده فروشان، عرضه کنندگان کارت هاي اعتباري، شرکت هاي پشتیبان و مشتري ها را به



 
هم متصل می کند. 

شبکه ها مسیري را فراهم می کنند که طی آن، مصرف کنندگان قادر هستند به شبکه خدمات متصل شوند اعم از اینکه آنچه آنها می
خواهند و آنچه آرزو دارند، دسترسی داشته باشند. در نظریه هاي اقتصادي، شبکه ها یعنی ارائه خدمات که روي شبکه انتقال می یابد
و به صورت کالاهاي همگن در نظر گرفته می شود. کیفیت ارائه خدمات در شبکه از بعد سرعت، کیفیت و قابل اعتماد بودن متفاوت

 
است. 

 
چهارم: زیرساخت هاي الکترونیکی 

در اندازه گیري جامعه اطلاعاتی شاخص هاي اشتراك تلفن همراه، اشتراك تلفن ثابت، اشتراك تلفن ثابت فعال در پهناي باند،
اشتراك تلفن همراه فعال در پهناي باند و استفاده از اینترنت به عنوان مهمترین شاخص هاي اصلی و زیرساختی اقتصاد دیجیتالی
معرفی شده است. این شاخص ها در گزارش اندازه گیري جامعه اطلاعاتی که هر ساله توسط اتحادیه جهانی مخابرات منتشر می شود،
وجود دارد. نکته قابل توجه در شاخص هاي یاد شده این است که آنها تنها تصویري از تحولات ابزارها و زیرساخت هاي دسترسی به
ارتباطات و فناوري را نشان می دهد، اما اینکه بر جامعه و اقتصاد چه آثاري دارند، پوشش نمی دهد. بنابراین براي ارزیابی اقتصاد
دیجیتالی و تحولات آن نیاز به شاخص هایی است که بتواند همه وجوه آن را تبیین کند. زیرساخت ها یا توان دسترسی (ابزارهاي
ارتباطی تلفن، پهناي باند، رایانه و اینترنت) و میزان به کارگیري یا شدت مصرف فناروي دیجیتال و توانمندي یا دانش استفاده از

 
فناوري از جمله وجوه اقتصاد دیجیتالی است. 

 
از همین پرونده بیشتر بخوانید: 

 
dir="RTL" style="text-align:right"> پنجم: پلتفرم مناسب 

پلتفرم در توسعه اقتصاد دیجیتالی نقش اساسی دارد. پلتفرم هاي دیجیتالی نظاماتی هستند که نهادها و موجودیت ها روي آن ساخته
می شوند و براي همه دسترس پذیر است. پلتفرم موفق آن پلتفرمی است که به وسیله افراد توانمند، نوآوري را افزایش می دهد،
کسب و کارها را ایجاد می کند و ایده هاي جدید را پرورش می دهد و به تبع آنها، بازارها و جامعه را تغییر می دهد. نقش پلتفرم در
اقتصاد دیجیتال شامل سهولت در انتقال، محاسبات ابري، شبکه هاي اجتماعی و محاسبه هاي مربوط به داده هاي حجیم دانسته شده

 
است. 

 
ششم: توسعه شبکه پهن باند 

در سیاست ها و راهبردهاي مربوط به رونق بخشی به تقویت زیرساخت ها در جهان الکترونیکی بحث پهن باند مطرح می شود. جهان
الکترونیکی کارآمد نیازمند برخورداري از زیرساخت هاي پایه اي مناسب براي رسیدگی به امور شهروندان یا فراهم کردن شبکه هاي
قدرتمندي است که در سایه آن کسب و کارها قادر به انجام فعالیت باشند. یک نقطه کانونی مهم، سیاست هاي موفق فناوري اطلاعات
مربوط به سوئد، دانمارك و بلژیک است که شبکه هاي ارتباطاتی با پهناي باند متراکم در سراسر کشورشان فراهم کرده اند. در کشور
ما این مهم، با راه اندازي شبکه ملی اطلاعات امکانپذیر خواهد بود. اصل آن است که دولت مسئول تضمین در دسترس بودن این

 
زیرساخت ها در سراسر کشور باشد؛ هر چند گسترش پهناي باند باید در وهله نخست براي بازیگران بازار تامین شود. 

انتهاي پیام/



جدول امتیاز ترفیع اساتید دانشگاه آزاد منتشر شد

منبع: دانا خبرشماره خبر:  230  |  تاریخ: 1399/08/26

براساس برنامه جدید دانشگاه آزاد قرار است از فعالیت هاي فناورانه و نوآورانه اساتید حمایت شود و بر این اساس امتیازاتی
براي ترفیع سالیانه در نظر گرفته شده است.

به گزارش خبرگزاري دانا، در راستاي تداوم برنامه هاي دانشگاه آزاد براي تبدیل آن به دانشگاه حل مسئله، به تازگی آیین نامه
حمایت از فعالیت فناورانه اعضاي هیئت علمی دانشگاه آزاد توسط رئیس دانشگاه به رؤساي واحدهاي استانی ابلاغ شد. آیین نامه
«حمایت از فعالیت فناورانه اعضاي هیأت علمی دانشگاه آزاد» در راستاي ترویج و توسعه فرهنگ نوآوري و کارآفرینی مبتنی بر
فناوري و زمینه سازي براي تحقق اهداف دانشگاه آزاد به عنوان دانشگاه حل مسأله، زمینه سازي تجاري سازي و تدوین سیستم هاي

 
انگیزشی براي کاربردي شدن دستاوردهاي علمی اعضاي هیأت علمی در پاسخ به نیازهاي اقتصادي و صنعتی کشور ابلاغ شد. 

افزایش تاثیر اجتماعی دانشگاه و نقش آن در حل مسائل کشور در راستاي منویات مقام معظم رهبري در بند دوم و پنجم سیاست
هاي ابلاغی علم و فناوري، تقویت و افزایش انگیزه اعضاي هیات علمی براي مشارکت در طرح هاي فناورانه، فراهم کردن زمینه
اشتغال براي دانشجویان و دانش آموختگان، تقویت اقتصاد مقاومتی، تقویت فعالیت هاي آموزشی، پژوهشی و فناوري واحدهاي
دانشگاهی در موضوع تخصصی سراهاي نوآوري و تشویق اعضاي هیات علمی فناور و متخصص در زیست بودم سراها از اهداف تدوین

 
این آیین نامه به شمار می رود. 

وحید ضرغامی قائم مقام معاونت تحقیقات، فناوري و نوآوري دانشگاه آزاد ، در همین رابطه اظهار کرد: با ابلاغ این آیین نامه امیدوار
هستیم، شاهد افزایش سطح کیفی مبانی علمی در کشور باشیم؛ چرا که موتور محرك علم و دانش کشور، مزیت هایی براي اقتصاد و

 
صنعت کشور به ارمغان خواهد آورد. 

ضرغامی درباره امتیازات این فعالیت ها براي اعضاي هیات علمی گفت: در این آیین نامه ترفیع اعضاي هیات علمی در دو بخش دیده
شده است؛ نخست اینکه استادي مشارکت آموزشی در حوزه فناوري دارد؛ مثلاً دانشگاهی مرکز رشد دارد و هیات علمی به عنوان
منتور و مشاور، آموزش هایی را به دانشجویان ارائه می دهد. مثالی دیگر اینکه استاد یک سمینار و یا همایشی را با موضوع کارآفرینی
برگزار می کند و یا خود او به عنوان سخنران در مراسم حضور پیدا می کند؛ در این شرایط استاد مالکیت شرکتی و فناوري ندارد اما

 
معیارهاي مرتبط با آموزش و ترویج فناوري را دارد که امتیازهایی براي ترفیع او در بخش پژوهشی و اجرایی در نظر گرفته می شود. 

وي با اشاره به اینکه در بخش دوم عضو هیات علمی، مالکیت شرکتی و فناورانه دارد، گفت: یعنی به طور مثال مدیر عامل و یا عضو
هیات مدیره یک شرکت دانش بنیان است. این عضو هیات علمی می تواند امتیاز پژوهشی و بخشی از امتیاز اجرایی را از این محل

 
کسب کند. 

ضرغامی تصریح کرد: اعضاي هیات علمی متقاضی براي استفاده از مزایاي این آیین نامه باید مستندات خود را از طریق سامانه ساجد
به شوراي مدیریت فعالیت هاي دانش بنیان ارائه کنند تا بعد از بررسی و تایید روساي استان ها به معاونت تحقیقات و فناوري و

 
نوآوري معرفی شوند. 



قائم مقام معاونت تحقیقات، فناوري و نوآوري دانشگاه آزاد بیان کرد: اعضاي هیات علمی فعال در زمینه نوآوري و فناوري که هنوز به
مرتبه استادیاري نرسیده اند، یا به عنوان دانشجوي دکتري اشتغال به تحصیل دارند به شرط گذراندن آزمون جامع از مزایاي ترفیع

 
سالیانه متناسب با این آیین نامه می توانند بهره مند می شوند. 

وي اضافه کرد: بر اساس این آیین نامه به اعضاي هیات علمی فعال در زمینه فناوري و نوآوري شاغل در واحدهاي دانشگاهی فاقد
امکانات و زیرساخت هاي فناورانه، اجازه داده می شود با کسب موافقت واحدهاي داراي زیرساخت هاي لازم در آن واحدها به فعالیت

 
فناورانه پرداخته و از مزایاي آیین نامه بهره مند شوند. 

 
نحوه امتیازدهی به اساتید براي ترفیع سالیانه بر اساس فعالیت هاي فناورانه و نوآور به شرح زیر است؛ 

 
جدول شماره یک؛ شاخص ها و نحوه امتیاز دهی براي جایگزینی فعالیت هاي فناورانه (هیات علمی مالک فناوري) 

عنوان فعالیت فناورانه
معادل امتیاز پژوهشی

براي ترفیع
معادل امتیاز اجرایی

براي ترفیع

1- عضویت سالیانه در ساختار مدیریتی واحد و یا شرکت
فناور

یکسال عضویت امتیاز
پژوهشی کامل در ترفیع

دارد

یکسال عضویت، امتیاز
کامل اجرایی دارد

2- عضویت سالیانه به عنوان اعضاي هیات مدیره
یکسال عضویت 25

درصد امتیاز پژوهشی در
ترفیع را دارد

یکسال عضویت،
معادل 50 درصد

امتیاز اجرایی است

3- کارآفرینی و ایجاد اشتغال تمام وقت براي دانش
آموختگان یا کارکنان دانشگاه

اشتغال هر نفر سالیانه
50 درصد امتیاز
پژوهشی را دارد

اشتغال هر نفر معادل
50 درصد امتیاز

اجرایی است

4- جذب کارآموز از دانشجویان دانشگاه در شرکت فناور در
هر ترم منوط به تایید شوراي دانش بنیان استان از نظر

تعداد و کیفیت خدمات

-------------------
---------------

 

 
جدول شماره دو؛ شاخص ها و نحوه امتیاز دهی براي جایگزینی فعالیت هاي فناورانه (ویژه هیات علمی فاقد مالکیت) 

عنوان مشارکت آموزشی هیات علمی
امتیاز جایگزین آموزشی

براي ترفیع
معادل امتیاز اجرایی براي

ترفیع سالیانه

1- ارائه مشاوره تخصصی به عنوان منتور به
واحدهاي مستقر در سراي نوآوري، مراکز رشد،

شتاب دهنده هاي تخصصی، پارك ها و...

حداقل 120 ساعت
همکاري در سال؛ معادل
امتیاز کامل آموزشی در

ترفیع سالیانه است

حداقل 120 ساعت همکاري
در سال، 50 درصد امتیاز

اجرایی دارد

2- مشارکت در برگزاري رویدادهاي مبتنی بر
فناوري شامل مسابقات، چالش هاي علم و فناوري،

--------------------
---------------

دو مورد برگزاري، معادل 50
درصد امتیاز اجرایی است



فن بازار و نمایشگاه هاي مرتبط با فناوري و نوآوري
(برگزاري در سطح استان)

3- مشارکت در برگزاري رویدادهاي مبتنی بر
فناوري شامل مسابقات، چالش هاي علم و فناوري،
فن بازار و نمایشگاه هاي مرتبط با فناوري و نوآوري

(برگزاري در سطح ملی)

--------------------
---------------

یک مورد برگزاري، معادل 50
درصد امتیاز اجرایی است

4- مشارکت در برگزاري رویدادهاي مبتنی بر
فناوري شامل مسابقات، چالش هاي علم و فناوري،
فن بازار و نمایشگاه هاي مرتبط با فناوري و نوآوري

(برگزاري در سطح بین المللی)

--------------------
---------------

یک مورد برگزاري، معادل
100 درصد امتیاز اجرایی

است

5- سخنرانی در زمینه ترویج کارآفرینی، تجاري
سازي، فناوري و نوآوري و تهیه محتواي فناورانه (با

تایید شوراي دانش بنیان استان)

--------------------
---------------

هر سخنرانی متناسب با
سطوح اجرا؛ 10 درصد، 20
درصد و 30 درصد از امتیاز
اجرایی را شامل می شود

6- عضویت سالیانه در کمیته هاي تخصصی معاونت
تحقیقات با مشارکت تدوین سرفصل و محتواي

آموزشی فناورانه

--------------------
---------------

هر سال عضویت، معادل امتیاز
کامل اجرایی است.



مشوق هاي جذاب براي حین و قبل خدمت سربازي

منبع: تابناكشماره خبر:  231  |  تاریخ: 1399/08/26

مشاور عالی قرارگاه مهارت آموزي کارکنان وظیفه ستادکل نیرو هاي مسلح ضمن تشریح سامانه "سرباز ماهر" گفت: افراد در
صورت ثبت نام در این سامانه در زمان معین و کسب امتیاز هاي لازم می توانند از مشوق هاي 34گانه قبل، حین و بعد از

خدمت بهره ببرند!

به گزارش تابناك به نقل از تسنیم، بدون شک جوانان،
سرمایه هاي عظیم ملی براي رونق پیشرفت آینده کشور
هستند و بسیاري از ظرفیت هاي اجتماعی، اقتصادي و
دانشی کشور در گِروي تربیت و هدایت نسل جوان خواهد

 
بود. 

فرصت دوران خدمت وظیفه عمومی نیز براي جوانان و
کشور در وهله نخست، در پاسداري از مرز ها و توانمندي
هاي دفاعی و در مرحله بعد براي تربیت و شکوفایی نسل

 
جوان و آینده ساز کشور، فرصتی ذي قیمت خواهد بود. 

رویکرد "مهارت آموزي" نیرو هاي وظیفه براي هدایت این ظرفیت بزرگ به سمت توسعه اشتغال زایی و کسب وکار جوانان براي

 
آینده، از اهداف و مأموریت هاي "قرارگاه مهارت آموزي کارکنان وظیفه نیرو هاي مسلح" محسوب می شود. 

این قرارگاه در سال 96 پس از ابلاغ فرمانده معظم کل قوا و دستورات رئیس ستادکل نیرو هاي مسلح، تشکیل و بنا شد با مشارکت
حداکثري نیرو هاي مسلح، دستگاه ها و نهاد هاي کشوري، حرکت بسیجی و انقلابی در راستاي مهارت آموزي تمام سربازان انجام

 
شود. 

اخیراً در تسنیم در قالب نشستی میزبان "سردار موسی کمالی؛ مشاور عالی قرارگاه مهارت آموزي کارکنان وظیفه ستادکل نیرو هاي
مسلح" بودیم؛ سردار کمالی در این نشست با سعه صدر، پاسخگوي سؤالات ما درباره ابعاد اجراي طرح مهارت آموزي نیرو هاي وظیفه

 
در سطح کشور بود. 

اهداف تشکیل قرارگاه مهارت آموزي کارکنان وظیفه، تسهیلات ویژه درنظر گرفته شده براي سربازان وظیفه در این طرح، تعامل این
قرارگاه با سایر ارگان ها و نهاد هاي کشوري و دولتی، اقدمات صورت گرفته و مؤثر این قرارگاه از زمان تشکیل تاکنون از جمله مباحث

 
مطرح شده در این گفتگو بود. 

بخش نخست این گفتگو با عنوان "ارائه تسهیلات ویژه ستادکل نیرو هاي مسلح به سربازان از طریق سامانه هاي "سرباز ماهر و



ماهرسان"/ مهارت آموزي 100 درصدي نیرو هاي وظیفه تا 1401" منتشر شد، در ادامه بخش دوم و پایانی این گفتگو تقدیم

 
مخاطبان ارجمند تسنیم شده است: 

اشاره کردید که قرارگاه مهارت آموزي کارکنان وظیفه با 26 سازمان، وزارتخانه و نهاد تفاهم نامه امضا کرده است؛ آیا همان دوره ها و
طرح دروسی که به طور مثال سازمان فنی و حرفه اي براي عموم مردم برگزار می کند، در مهارت آموزي سربازان نیز گنجانده شده یا
اینکه نوع مهارت و تعداد ساعت مهارت آموزي ارائه شده به سربازان، متفاوت تر از مهارت آموزي هایی است که به عموم مردم ارائه

 
می شود؟ 

ما براي انجام این کار بررسی هایی را انجام دادیم و مهارت هاي موجود در کشور را جمع آوري کردیم، بالغ بر پنج تا 6 هزار مهارت
توسط قرارگاه مهارت آموزي کارکنان وظیفه احصاء شد سپس مهارت هاي موجود داخل نیرو هاي مسلح نیز جمع آوري شد سپس

 
تعداد این مهارت ها پس از غربالگري به 512 نوع مهارت رسید. 

پس از احصاء این 512 مهارت سراغ استانداران رفتیم و از آن ها پرسیدیم که در استان هاي آن ها چه مهارت هایی اولویت، آینده و
بازار کار دارد و جزو بومی همان استان است، به طور مثال نمی توانیم به سربازان بومی استان کرمان، ماهی گیري آموزش دهیم و باید
این مهارت را به سربازان استان هایی همچون هرمزگان و شمال کشور فرادهیم یا اینکه نمی توانیم به سربازان بومی استان گیلان،
کشت زعفران را بیاموزیم و باید به آن ها کشت مواد غذایی همچون برنج و چاي را آموزش دهیم؛ بنابراین مهارت ها را به سه دسته
طلایی، نقره اي و برنزي (بومی) تقسیم بندي کردیم، ظرفیت آموزش مهارت هاي طلایی در تمام کشور وجود دارد، مهارت هاي نقره
اي نیز در 14 تا 15 استان کشور ظرفیت آموزش دارند و مهارت هاي برنزي (بومی) نیز مختص بومی یک یا چند استان است و در
نهایت اولویت را با سازمان ها و نهاد هاي آموزش دهنده قرار دادیم و گفتیم در وهله نخست مهارت ها باید منطبق با نیاز هر استان
باشد، دوم اینکه امکانات یگان و سازمان هاي مذکور مطابق با آموزش مهارت ها باشد و سوم اینکه انگیزه فرد را نیز مدنظر قرار دادیم،

 
ما نمی توانیم فرد را مجبور به یک فراگیري یک آموزش خاص کنیم. 

 
آیا مدرك و رشته تحصیلی سربازان نیز در نوع مهارت هاي ارائه شده دخیل است؟ 

ما سربازان را به دو گروه تقسیم کردیم؛ یک گروه مانند پزشکان یا برخی از مهندسان داراي مدرك کارشناسی ارشد از جمله افرادي
هستند که مدرك آنها، مُبین یک نوع مهارت است، برخی از افراد دیپلم نیز زیردیپلم هستند، این افراد نیز تقسیم بندي شده اند یعنی

 
آن دسته از سربازانی که داراي مدرك فنی و حرفه اي نیز هستند، احصاء شده اند. 

افرادي داراي مدرك را نیز تقسیم بندي کرده و لحاظ کردیم که آیا این افراد در زمان ورود به خدمت در نیرو هاي مسلح در همان
شغل خود به کارگیري شده اند یا خیر، به طور مثال فردي داراي مدرك دانشگاهی در حوزه مکانیک است و اکنون نیز در زمان
خدمت در همان رشته مکانیک فعالیت می کند، اما ممکن است همان فرد داراي مدرك مکانیک در حوزه اداري در نیرو هاي مسلح

 
مشغول گذراندن دوره خدمت است. 

 
راه اندازي حدود 5 هزار محیط واقعی کار در نیرو هاي مسلح 

موضوعی را تحت عنوان "محیط واقعی کار" یا به قول معروف همان "استاد شاگردي" پیگیري کرده ایم، یعنی فردي در تعمیرگاهی
کار می کند و پس از گذراندن دوره آموزشی و امتحان دادن، موفق به دریافت گواهینامه می شود، ما در نیرو هاي مسلح این موضوع
را جاري کرده و به رسمیت شناختیم، تاکنون حدود پنج هزار محیط واقعی کار را در نیرو هاي مسلح راه اندازي کردیم، این محیط ها



داخل محیط پادگان ها طراحی شده اند، به طور مثال تعمیرگاهی در یک پادگان وجود دارد و از سازمان فنی و حرفه اي خواسته ایم
این تعمیرگاه، استاد و امکانات را بر اساس استاندار هاي خودش بررسی کند لذا اگر سربازي در این تعمیرگاه یک سال کار عملی کرد،

 
پس از اخذ امتحان و کسب نمره حد نصاب، موفق به اعطاء گواهینامه از سازمان فنی و حرفه اي خواهد شد. 

برنامه ما این است که این محیط هاي واقعی کار یا استاد شاگردي را تا پایان سال به عدد 10 هزار برسانیم بنابراین سربازانی که در
این محیط ها آموزش می بینند، با فرآیند مذکور، موفق به اخذ مدرك می شوند، سربازانی که هم پیش از ورود به خدمت از دانشگاه
ها، مدارس و دیگر سازمان ها موفق به اخذ مدارك شده اند، آموزش هاي تخصصی خواهند دید البته به طور مثال به سربازي که در
دانشگاه شریف تحصیل کرده نمی توان با 50 تا 100 ساعت، مهارتی آموخت، درباره این نوع از سربازان سراغ وزارت علوم رفتیم،
وزارت علوم 26 مهارت مانند حل مسئله، گفتمان سازي و تعامل را طراحی کرده است و خود دانشگاه هایی مانند شریف، تهران و

 
امیرکبیر در حال برنامه ریزي براي ارائه این مهارت ها و ما نیز با همکاري آن ها در حاال ارائه چنین مهارت هایی هستیم. 

 
تربیت بیش از 1500 کادر و سرباز براي بهره گیري در بحث مهارت آموزي 

آیا این امکان وجود دارد که از ظرفیت چنین افرادي (سربازانی که در دانشگاه هاي برتر کشور تحصیل کرده اند) براي آموزش و

 
تدریس به سایر سربازان استفاده کرد؟ 

از این دسته از سربازان در کلاس هاي استاد ــ شاگردي استفاده خواهیم کرد، از طرفی دیگر ممکن است به طور مثال وزارت ورزش
و جوانان که مأموریت دارد گروهی را براي ما آموزش دهد، اعلام کند قادر به اعزام مربی در برخی از نقاط مرزي یا امنیتی نیست که
به وزارت ورزش و جوانان این دسته از سربازان را معرفی می کنیم، در همین راستا تفاهم نامه با وزارت خانه هاي مختلف امضاء
کردیم و تاکنون بیش از هزار و 500 استاد از کادر و سرباز توسط این نهاد ها تربیت شده و ما آن ها را براي آموزش به سایر سربازان
در استان هاي کشور پخش کردیم و بنا داریم این تعداد را به سه هزار نفر برسانیم یعنی بنا داریم که اساتید از نیرو هاي مسلح (کادر

 
یا سرباز) باشند و فقط عناوین و استاندار هاي مهارت از طرف نهاد هاي مربوطه ارائه شود. 

ارائه مهارت هاي تخصصی و عمومی به سربازان حدوداً چقدر زمان می برد و آیا زمان کافی در طول دوران خدمت براي فراگیري این

 
مهارت ها وجود دارد تا سرباز مهارت را به طور کامل فرا بگیرد؟ 

مهارت ها استاندارد است؛ یک مهارت نیاز به 150 ساعت آموزش و مهارت دیگر نیاز آموزش هاي با ساعاتی کمتر و بیشتر دارد، در
برخی از مهارتها، سازمان هاي گواهی دهنده، اعلام می کنند که سرباز را پس از اخذ آموزش هاي لازم، به عنوان ماهر درجه دو یا سه

 
می شناسد البته فرد می تواند در ادامه و پس از سربازي مهارت درجه یک را فرابگیرد. 

به طور مثال هر کدام از مهارت هاي مانند مکانیک خودرو، پرورش گیاهان و کشت محصولات گلخانه اي میزان زمان خاصی را براي
آموزش می طلبد، این نکته حائز اهمیت است که ما سربازان را آموزش نمی دهیم برخی گمان می کنند که ما به کار دیگران ورود
پیدا کردیم، خیر اینگونه نیست، ما بستر لازم اعم کلاس، استاد و ... را فراهم می کنیم و در نهایت گواهی نیز توسط سازمان مربوطه

 
به سرباز اعطاء خواهد شد. 

برخی از مهارت ها مانند امداد و نجات نیاز به استمرار آموزش یا فعالیت فرد امدادگر در محیط واقعی حوادث دارد و ممکن است
برخی از مهارت ها در صورت عدم استمرار آموزش و کار عملی به فراموشی سپرده شود؛ آیا برنامه ریزي خاصی براي زمان ارائه

 
آموزش ها در طول دو سال خدمت سربازي و ارائه مستمر آموزش ها صورت گرفته است؟ 



 
حدود 15 درصد سربازان در همان روز هاي نخست ورود به خدمت موفق به اخذ گواهینامه می شوند 

سرباز پس از ورود به پارگان توسط ما مورد غربالگري گفتاري و عملی قرار می گیرد یعنی اینکه به هر سرباز در بدو ورود به پادگان
(دوره بدو خدمت) می گوییم که مهارت هاي خود را ذکر کنند، سپس در همان روز هاي نخست ورود سرباز به پادگان، ضمن
هماهنگی با سازمان هاي مربوطه از سرباز آزمون گرفته می شود، به طور مثال وزارت کشاورزي یا سازمان فنی و حرفه اي از سربازان
آزمون می گیرند البته برخی از سربازان پیش از ورود به خدمت، ضمن ثبت نام در سامانه "سرباز ماهر" موفق به اخذ گواهینامه شده

 
بودند، حدود 15 درصد از سربازان نیز در همان روز هاي نخست ورود به خدمت، موفق به اخذ گواهینامه می شوند. 

برخی از سربازان نیز با توجه به مدرك همچون پزشکی و دندانپزشک، مهارت هاي 26 گانه مانند حل مسئله، گفتمان سازي و تعامل

 
را فرا می گیرند. 

در بحث آموزش عمومی نیز در موضوعاتی همچون امداد و نجات، افراد آموزش دیده در وهله نخست به عنوان یک نیروي امدادگر

 
شناخته می شوند سپس می تواند خودش مدارج را ارتقاء دهد و آموزش هاي تخصصی را در حوزه امداد و نجات فرا بگیرد. 

 
درباره سامانه "سرباز ماهر" کمی بیشتر توضیح دهید، مزایاي ثبت نام در این سامانه چیست؟ 

گفتیم که افراد از سن 15 سالگی می توانند در سایت سرباز ماهر ثبت نام کنند، این ثبت نام به دو دلیل صورت می گیرد، نخست
اینکه در صورت داشتن مهارت، آن مهارت را در این سایت ثبت و درج کنند، دوم اینکه با توجه به مشاوره و اطلاعات موجود، مسیر

 
مهارت آموزي آن ها مشخص شود. 

مشخصات افراد ثبت نام کرده پس از رسیدن به سن 18 سال، در صورت ورود به دانشگاه در این سامانه باقی خواهند ماند، برخی از
افراد ثبت نام کرده در سایت سرباز ماهر نیز پس از ورود به سن 18 سالگی به ما اعلام می کنند که برگ اعزام به خدمت را دریافت
کرده و در شرف ورود به خدمت هستند که ما امتیازات مهارت آن ها را ثبت و محاسبه می کنیم و در صورت کسب امتیاز لازم، از وي

 
می پرسیم که به چه مشوقی قبل یا حین خدمت نیاز دارید؟ 

 
مشوق هاي جذاب براي حین و قبل خدمت سربازي 

به طور مثال این فرد می گوید که تمایل دارد سازمان محل خدمت خود اعم از ارتش، سپاه یا نیروي انتظامی را انتخاب کند یا اینکه
می گوید تمایل دارد در شهر خود خدمت کند یا می گوید در حین خدمت تمایل به استفاده از درجه بالاتر یا مرخصی تشویقی دارد،
کل مشوق ها 34 عدد است که افراد مذکور از حدود 22 مشوق حین و قبل از خدمت می توانند استفاده کنند و مابقی مشوق ها

 
مربوط به بعد خدمت است. 

البته امکان دارد که فرد بگوید تمایل دارد از مشوق ها بعد از خدمت بهره ببرد بنابراین ورود به سامانه سرباز ماهر به این فرد کمک
می کند، این سربازان توسط رصد شده و بعد از خدمت اسم آن ها در سامانه دیگري تحت عنوان "ماهرسان" ثبت می شود، سرباز دو

 
سال پس از خدمت می توانند با کدملی به سامانه ماهرسان ورود پیدا کنند یا اینکه دیگر از سامانه ماهرسان استفاده نکنند. 

 
هر سرباز از چند مشوق می تواند استفاده کند؟ 



هر سرباز تنها قادر به استفاده یکی از مشوق هاي قبل و حین خدمت هستند همچنین از یکی از مشوق هاي بعد خدمت نیز می

 
توانند استفاده کنند. 

 
هر فرد در صورت رسیدن به چه میزان امتیازي، قادر به استفاده از مشوق ها خواهند بود؟ 

هر سرباز باید حداقل 51 امتیاز از 100 امتیاز را کسب کرده باشد البته مشوق هاي دیگري نیز همچون توجیه یا بخشش غیبت براي

 
این افراد وجود دارد این نکته حائز اهمیت است که حداکثر بخشودگی براي اضافه خدمت 6 ماه است. 

 
راستی آزمایی امتیازات در سامانه سربازماهر به چه صورت انجام می شود؟ 

بر اساس اسناد ارائه شده توسط افراد، این راستی آزمایی صورت می گیرد، به طور مثال فرد گواهینامه از وزارت ورزش، کار، فنی حرفه

 
اي، جهاد کشاورزي و ... را باید ارائه کنند. 

براي آن دسته از افرادي که به صورت تجربی آموزش دیده اند، اما فاقد گواهینامه از ارگان هاي مربوط هستند، چگونه امتیاز محاسبه

 
خواهد شد؟ 

 
این افراد در همان بدو خدمت، در غربالگري اولیه شرکت می کنند. 

افراد حداکثر تا چند وقت پیش از اعزام به خدمت باید در سایت سربازماهر ثبت نام کنند تا بتوانند از مشوق هاي درنظر گرفته شده

 
بهره مند شوند؟ 

حداکثر یک ماه پیش از اعزام به خدمت باید در سایت ثبت نام کنند، برخی از افراد گلایه مند هستند که نمی توانند در سامانه ثبت
نام کنند وقتی علت را جویا می شویم، می بینیم که این افراد چند روز قبل از خدمت (پیش از یک ماه) در سامانه ثبت نام کرده اند و

 
دیگر امکان ثبت نام آن ها وجود ندارد، این سامانه هنوز به سامانه وظیفه عمومی لینک نیست البته در پی لینک شدن آن هستیم. 

برخی از یگانها، آموزش هاي تخصصی نیرو هاي مسلح را به سرباز ارائه می دهند، آموزش هاي ارائه شده تحت عنوان مهارت آموزي با

 
آموزش هاي تخصصی به سرباز ها توسط نیرو هاي مسلح، منافاتی پیدا نمی کند؟ 

آموزش هاي نظامی و امنیتی به صورت جداگانه ارائه می شود و براي آن ها سین و برنامه وجود دارد، آموزش هاي تحت عنوان مهارت
آموزي، فنی، حرفه اي و توامندسازي نیز در قالبی جدا تعریف شده است.



آمادگی پردیس فارابی براي پذیرش طرح هاي مختلف استان

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  232  |  تاریخ: 1399/08/26

رئیس پردیس فارابی دانشگاه تهران گفت: در تلاش هستیم با برگزاري نکوداشت پنجاهمین سالگرد تاسیس این دانشگاه،
ظرفیت پردیس فارابی را براي پذیرش طرح هاي مختلف استان معرفی کنیم.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما مرکز قم، دکتر علیرضا
محمدرضایی، صبح امروز در نشست خبري، این مرکز علمی را
قدیمی ترین مرکز آموزش عالی استان قم دانست و گفت: مهمترین
اهداف این مراسم، اعلام آمادگی پردیس فارابی براي پذیرش طرح
هاي مختلف استان و استفاده از ظرفیت 40 هزار فارغ التحصیل این

 
مرکز مهم علمی براي رشد و توسعه پردیس است. 

رئیس پردیس فارابی تقویت ظرفیت بین المللی استان را از دیگر رویکرد هاي این مراسم عنوان کرد و گفت: از آنجا که هم اکنون
حدود 200 دانشجوي خارجی در پردیس فارابی تحصیل می کنند، برپایی این مراسم می تواند در جهت معرفی و تقویت ظرفیت بین

 
المللی استان موثر باشد. 

وي افزود: تجلیل از خانواده مرحوم دکتر ضیایی بیگدلی موسس پردیس فارابی، آغاز طرح گسترش سایت دوم این مرکز مهم علمی،

 
رونمایی از تمبر یادبود پردیس فارابی و سخنرانی برخی مقامات استانی و کشوري از مهمترین این برنامه هاست. 

وي از تحصیل 4200 دانشجو در سه مقطع و در 70 رشته تحصیلی سخن گفت و افزود: ایجاد رشته تجارت بین المللی، ایجاد رشته
میان رشته اي (قرآن پژوهی رایانشی)، ایجاد انجمن سواد رسانه اي و رشته دکتراي فقه و حقوق اقتصادي از برنامه هاي آینده پردیس

 
فارابی است. 

دکتر محمد رضایی افزود: از 4200 دانشجوي این دانشگاه، کمتر از 20 درصد قمی هستند در حالیکه این مرکز، زیر مجموعه دانشگاه

 
تهران است و از بهترین کیفیت آموزشی برخوردار است. 

رئیس پردیس فارابی دانشگاه تهران از تدوین سه برنامه راهبردي خبر داد و گفت: بین المللی کردن دانشگاه با عضویت در شبکه
مجازي 57 دانشگاه جهان اسلام برپایی جشنواره کارآفرینی (از ایده تا بازار) و تقویت و ایجاد دانشگاه اخلاق مدار از مهمترین این

 
برنامه هاست. 

پردیس فارابی دانشگاه تهران در سال 49 با نام مرکز علوم اداري و قضایی و به همت مرحوم دکتر محمدحسین ضیایی بیگدلی
تاسیس شد.



قابلیت توسعه خراسان جنوبی با توجه به محصولات کشاورزي

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  233  |  تاریخ: 1399/08/26

استاندار خراسان جنوبی: محصولات استراتژیک را قابلیت هایی برشمرد که درصورت توجه می توانند در توسعه استان نقش
آفرینی کنند.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما مرکز خراسان جنوبی؛ ملانوري از مرکز تحقیقات و آموزش کشاورزي و منابع طبیعی استان

 
بازدید کرد. 

تدوین اطلس ذخایر ژنتیکی محصولات باغی، معرفی ژنوتیپ
هاي برتر گل محمدي بر اساس عملکرد مطلوب گل، احداث
اولین باغ الگویی متراکم پیوندي عناب در کشور، بررسی اثر
مقادیر آب آبیاري در دو روش آبیاري قطره اي و شیاري بر
عملکرد هندوانه و ... از مهمترین دستاورد هاي پژوهشگران این

 
مرکز است. 

استاندار با حضور در یکی از باغ هاي زرشکی روستاي مهمویی
شهرستان قاین با نحوه کاشت و برداشت این محصول استراتژیک

 
از نزدیک آشنا شد. 

پیش بینی می شود امسال حدود 21 هزار و 900 تن زرشک از

 
سطح 18 هزار و 527 هکتار از باغات استان برداشت شود . 

 
استاندار خراسان جنوبی همچنین در کارخانه فرآوري زرشک شرکت تعاونی کشاورزي دامداران سده در شهرستان قاین حضور یافت. 

این واحد تولیدي با ظرفیت 340 تن در سال براي 10 نفر اشتغال ایجاد کرده است.



باز پروري شخصیت انسانی؛ مهمترین رسالت زندان ها

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  234  |  تاریخ: 1399/08/26

امرور در مراسمی غلامرضا روشان، به عنوان سرپرست زندان ها و اقدامات تامینی خراسان جنوبی منصوب و از خدمات علی
هاشمی مدیرکل سابق قدردانی شد.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما مرکز خراسان جنوبی، معاون توسعه مدیریت و منابع انسانی سازمان زندان ها و اقدامات
حمایتی و تربیتی کشور، در آئین معارفه سرپرست اداره کل
زندان ها و اقدامات تامینی و تربیتی خراسان جنوبی گفت: در
حال حاضر شعار مسئولان ما با سرلوحه قرار دادن بیانات رهبر

 
کبیر انقلاب، تبدیل زندان ها به دانشگاه و آموزشگاه نیکی است. 

حجتی پور افزود: قانون زمانی در جامعه داراي ارزش و اعتبار
است که داراي ضمانت اجرایی باشد و با ارزش ترین ضمانت

 
اجرایی قانون، ضمانت کیفري است. 

 
وي گفت: در این راستا مهمترین بحث پیشگیري از وقوع جرم است. 

حجتی پور گفت: براي اینکه نگاه جامعه به زندانی و خانواده زندانی به بازپروري عادلانه برسد نیازمند اجراي برنامه هاي اصلاح تربیتی

 
در حوزه هاي مختلف هستیم. 

معاون توسعه و مدیریت منابع سازمان زندان هاي کشور افزود: وظایف و تکالیفی که امروز متوجه سازمان زندان ها است با منابع در

 
اختیار همخوانی ندارد و نیازمند تغییر است. 

حجتی پور افزود: اگر همه آحاد جامعه دست در دست یکدیگر دهند و سازمان زندان ها را در مسیر اصلاح و تربیت حمایت کنند قطعا

 
این هدف محقق می شود. 

 
وي با اشاره به شیوع ویروس کرونا در جامعه گفت: افتخار ما این است که امروز ابتلا کرونا در زندان ها بسیار ناچیز بوده است. 

معاون توسعه و مدیریت منابع سازمان زندان هاي کشور گفت: امروزه زندان هاي خراسان جنوبی جزو زندان هایی است که در حوزه

 
اشتغال و فرهنگی رتبه هاي برتر را دارد و امید است خدمات قبلی با رویکرد ارتقاء، ادامه یابد. 

مدیرکل دادگستري استان هم با اشاره به تدوین برنامه هاي مدون تحول قوه قضاییه گفت: این برنامه ها و سیاست ها با شتاب خوبی

 
در قوه قضاییه مدیریت و اجرا می شود که بخش عظیمی از این تحول، در بخش زندان و زندان بانی است. 

 
حجت الاسلام حمیدي افزود: در زندان هاي استان هدف بازپروري زندانیان است که انجام شده است. 

در این مراسم غلامرضا روشان، به عنوان سرپرست زندان ها و اقدامات تامینی خراسان جنوبی منصوب و از خدمات علی هاشمی
مدیرکل سابق قدردانی شد.



حرکت به سمت چاه هاي درآمدي فضاي مجازي، به جاي چاه هاي نفت

منبع: روزنامه قدسشماره خبر:  235  |  تاریخ: 1399/08/26

مینا مهرنوش کارشناس ارشد اقتصاد دیجیتال گفت: «بزرگ ترین کسب وکارهاي دنیا فضاي تعاملی با مشریان در فضاي
مجازي دارند، . فضاي مجازي نه تنها محدودیت زمانی ندارد؛ بلکه به صورت همه جانبه به مشتریان دسترسی دارید. باید به

جاي چاه هاي نفت به سراغ چاه هاي درآمدي فضاي مجازي برویم. این فروش در فضاي مجازي ...

مینا مهرنوش کارشناس ارشد اقتصاد دیجیتال گفت:
«بزرگ ترین کسب وکارهاي دنیا فضاي تعاملی با مشریان
در فضاي مجازي دارند، . فضاي مجازي نه تنها محدودیت
زمانی ندارد؛ بلکه به صورت همه جانبه به مشتریان
دسترسی دارید. باید به جاي چاه هاي نفت به سراغ چاه
هاي درآمدي فضاي مجازي برویم. این فروش در فضاي
مجازي علاوه بر داخل کشور می تواند در خارج از ایران نیز

 
انجام بشود.» 

قدس آنلاین: برنامه یک شنبه شب پایش به موضوع چگونگی تغییرات کسب و کارها در زمان کرونا می پردازد. حقوق مصرف کننده
در فروشگاه هاي اینترنتی، فرصت اشتغال زایی جوانان در بستر کسب وکارهاي اینترنتی و نحوه افزایش درآمد از طریق فروشگاه هاي

 
اینترنتی از محورهاي گفتگوي مهمان امشب برنامه "مینا مهرنوش" کارآفرین و کارشناس ارشد اقتصاد دیجیتال است. 

مینا مهرنوش در رابطه با مفهوم هویت سازي دیجیتال براي کسب وکارها اظهار داشت: « زمانی که شما یک مغازه فیزیکی دارید،
مکان مغازه براي شما مهم است و هویت فیزیکی مغازه براي شما مهم است؛ حالا می توان همین هویت را به صورت دیجیتال هم
ایجاد کرد. در شرایط فعلی می توان با هزینه بسیار کمتر به یک سرقفلی فضاي مجازي دست پیدا بکنید و فروش تان را هم افزایش
بدهید. فضاي مجازي نه تنها محدودیت زمانی ندارد؛ بلکه به صورت همه جانبه به مشتریان دسترسی دارید. بنابراین هویت سازي

 
الکترونیکی بسیار اهمیت ویژه اي دارد و کرونا نیز ضرورت این موضوع را بیشتر کرده است.» 

این کارآفرین در رابطه با مزایاي شکل گیري هویت دیجیتال کسب وکارها براي صاحبان این کسب وکارها و مردم، افزود: « شما با
ایجاد این هویت در فضاي مجازي، علاوه بر دسترسی هفت روزه و بیست و چهار ساعته به مشتري، امکان بررسی قیمت ها با دیگر
کسب وکارها را دارید و قیمت هاي به دور از واقع نیز خود به خود حذف می شوند. انواع و اقسام قابلیت هاي دیده شدن در فضاي

 
مجازي در دسترس است و بایستی این هویت سازي حتما ایجاد شود. » 

کارشناس ارشد اقتصاد دیجیتال، در رابطه با گران بودن تغییرات به فضاي مجازي نسبت به فضاي فیزیکی گفت: « تغییر فضا مستلزم
ایجاد تغییرات در دیدگاه فروش محصول است، مشخصا هزینه هایی براي تغییر از هر فضا به یک فضاي دیگر وجود دارد؛ شما براي
ورود به فضاي مجازي نیازمند ایجاد هویت شفاف، بیان راه هاي دسترسی و یک حساب کاربري با عکس مشخص ایجاد کرد. متاسفانه
بسیاري از کسب وکارها به سمت این تغییر نمی روند. این فقط مربوط به افراد نمی شود، بلکه قوانین نیز به همین نحو است. ما از

سال 83 یک قانون تجارت الکترونیک داریم که هیچ تبیین خاصی ندارد و هیچ تغییري هم نکرده است.» 



 
فضاي مجازي براي کسب وکارها، سرزمین فرصت هاست 

مینا مهرنوش در رابطه با فرصت هاي فراوان در زمینه فضاي مجازي افزود: « شما در روز چندین ساعت به فضاي مجازي مراجعه می
کنید، فضاي مجازي در حال حاضر براي کسب وکارها، سرزمین فرصت هاست و باید از این بستر تعاملی که در شرایط کرونا بیشتر
هم شده است، استفاده حداکثري را بکنند. به جاي گشتن مشتري در فضاي فیزیکی، به جستجوي مشتري در فضاي مجازي بپردازند.

 
چه خدمات و کالاهایی می توان در فضاي مجازي عرضه کرد و تقاضاکننده نیز براي آن وجود داشته باشد.» 

مینا مهرنوش در رابطه با خدمات منحصر به فرد داراي عرضه و تقاضا در بستر فضاي مجازي اظهار داشت: «یکی از این خدمات مهم
در فضاي مجازي، تولید محتوا است؛ تولید محتوا از دانش گرفته می شود؛ تولیدکنندگان محتوا در قالب هاي مختلف از استندآپ
گرفته تا معرفی غذاهاي رستوران هاي مختلف جزئی از این خدمت هستند. به این افراد اینفلوئنسر فضاي مجازي نیز می گویند. اگر
خودتان نیز تمایلی به ایجاد تعامل چهره به چهره در فضاي مجازي با مشتریان خود ندارید، می توانید از این اینفلوئنسرها اتفاده کنید

 
که به مراتب هزینه هاي آن از گرفتن مغازه و هزینه هاي فضاي فیزیکی بسیار پایین تر است.» 

این کارشناس ارشد تجارت دیجیتال در رابطه با لزوم تغییر دیدگاه نسبت به فضاي مجازي اظهار داشت: «یک شرکت تولیدکننده
کفش دو گروه بازاریاب را به آفریقا می فرستد، گروه اول وقت می بیند هیچ فردي در آنجا کفش ندارد، به مدیر شرکت می گوید اینجا
هیچ بازاري براي ما نیست؛ گروه دوم اما با تغییر دیدگاه می گوید این ها هیچکدام کفش ندارند و بازار بکري را پیدا کردیم سریع باید
دست به فروش بزنیم و مزایاي کفش را براي آن ها بیان کنیم. دیدگاه متفاوت این دو گروه در حال حاضر براي کسب وکارهاي ما در
فضاي فیزیکی و مجازي نیز وجود دارد. در شرایط فعلی همه آدم ها در فضاي مجازي تقریبا پا برهنه هستند و همه به دنبال محتوا
هستند. اگر بتوانیم این محتوا را ایجاد کنیم با یک گوشی هوشمند ساده و وقت کم به درآمد 1 تا 2 میلیونی به راحتی دست خواهید

 
یافت.» 

 
فرصتی ایده آل براي کسب وکارها و فضاي اقتصادي کشور 

مینا مهرنوش با اشاره به جایگزینی چاه هاي درآمد مجازي به جاي چاه هاي درآمد نفتی، گفت: « بزرگ ترین کسب وکارهاي دنیا
فضاي تعاملی با مشریان در فضاي مجازي دارند، در حال حاضر اپراتورهاي بزرگ کشور بیشترین تبلیغات براي ارتباط با مشتریان در
فضاي مجازي را دارند. این فرصت ایده آلی براي کسب وکارها و فضاي اقتصادي دولت و کشور است. من به این اعتقاد دارم که باید به
جاي چاه هاي نفت به سراغ چاه هاي درآمدي فضاي مجازي برویم. این فروش در فضاي مجازي علاوه بر داخل کشور می تواند در

 
خارج از ایران نیز انجام بشود.» 

مینا مهرنوش در رابطه با نبود قوانین حفظ حقوق مصرف کنندگان در فضاي مجازي افزود: «دولت و مجلس در رابطه با فضاي کسب
وکارهاي مجازي و قوانین حاکم بر آن کوتاهی کرده اند، قانون تجارت دیجیتال 16 سال پیش تصویب شده ولی فضاي دیجیتال امروز
با آن روزها بسیار متفاوت است ولی این قانون تغییري نکرده است. باید حقوق مصرف کننده و اعتبارزایی به کسب وکارهاي مجازي
داراي هویت فیزیکی از نیازهاي اساسی ایجاد تغییر از طرف حاکمیت براي این فضا است. البته کسب وکارها به این دلیل نمی توانند

 
فضاي مجازي را نادیده بگیرند، باید به این سمت حرکت بکنند. 

مینا مهرنوش در پایان با اشاره به حذف برخی مشاغل در فضاي فیزیکی با ورود تکنولوژي و فضاي مجازي به کسب وکارها، اظهار
داشت: «با ورود تکنولوژي تغییراتی در کسب وکارها و مشاغل ایجاد می شود ولی با تغییر قابلیت هاي فردي می توانند خود را با این



تغییرات وفق دهند. قیمت پایین تر و خدمات بهتر نتیجه این تغییر تکنولوژي است. تاکسی هاي قدیم در حال حاضر بازارشان با ورود
تکنولوژي و کسب وکارهاي اینترنتی درخواست تاکسی، بسیار تغییر کرده است و مطمئنا تقاضا براي این تاکسی ها نیز به شدت
افزایش یافته است. من معتقدم مهم ترین ویژگی براي توسعه اقتصادي کشور شبکه سازي است که در بستر فضاي مجازي بهترین و

 
دردسترس ترین محل براي این شبکه سازي براي توسعه تجارت و اقتصاد است.» 

انتهاي پیام/



چگونه ترجمه مقالهISI خود را انجام دهم؟

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  236  |  تاریخ: 1399/08/26

ترجمیک، پلتفرمی را براي ترجمه مقاله و سایر متون تخصصی و ترجمه مقاله تخصصی ISI، به کمک مترجم هاي متخصص
که سابقه و تخصص بالایی در این زمینه دارند، براي سهولت کار پژوهشگران در اختیار آنان قرار داده است.

 
 

چگونه ترجمه مقالهISI خود را انجام دهم؟ ترجمیک، پلتفرمی را براي ترجمه مقاله و سایر متون تخصصی و ترجمه مقاله تخصصی
ISI، به کمک مترجم هاي متخصص که سابقه و تخصص بالایی در این زمینه دارند، براي سهولت کار پژوهشگران در اختیار آنان قرار

 
داده است. 

به گزارش گروه خبر خبرگزاري برنا، ترجمه مقاله و متون تخصصی براي دانشجویان، اساتید دانشگاه و پژوهشگران یک نیاز اساسی
است. همراهی یک مترجم متخصص، براي افرادي که به نوعی مشغول به یک فعالیت پژوهشی هستند، یک مزیت اساسی محسوب
می شود. پژوهشگر با صرفه جویی در زمان و هزینه، دامنه وسیع تري از اطلاعات روز دنیا را در اختیار خواهد داشت و با فکري آزادتر

 
به توسعه علمی در موضوع مورد پژوهش خود خواهد پرداخت. 

ترجمیک، پلتفرمی را براي ترجمه مقاله و سایر متون تخصصی، به کمک مترجم هاي متخصص که سابقه و تخصص بالایی در این

 
زمینه دارند، براي سهولت کار پژوهشگران در اختیار آنان قرار داده است. 

مترجم یک مقاله ISI بایستی علاوه بر تسلط بر ترجمه، به تمامی اصول و فنون خاص ترجمه مقاله تخصصی ISI مسلط بوده و بر

 
آن اساس ترجمه نماید. براي دریافت و تفهمیم این موضوع بد نیست در ابتدا یک تعریفی از ترجمه را بررسی کنیم: 

ترجمه یک فرایند و یک محصول است. به گفتهCatford ، ترجمه عبارت است از جایگزینی مطالب متنی از یک زبان مبدا توسط
معادل هاي مناسب متن در زبان مقصد (Catford, 1995). این تعریف نشان می دهد که ترجمه فرآیندي است در شکل یک
فعالیت. فعالیتی که توسط افراد در طی زمان انجام می شود، درست مانند اینکه عبارات به شکلی ساده تر در همان زبان مبدا
بازنویسی شوند. این عمل نیز می تواند بین دو زبان رخ دهد. ترجمه از طرف دیگر محصولی است که داشته هاي فرهنگ هاي مختلف
Yowell and Mutfah,) را در اختیار ما قرار می دهد، و ما را به جوامع و زندگی تمدن هاي دیگر از طریق ترجمه آشنا می سازد



 
 .(1999

ترجمه داراي ظرافت ها و پیچیدگی هاي خاص خود است و همین ویژگی سبب می شود که یک ترجمه خوب از یک ترجمه نامطلوب

 
جدا و قابل تشخیص شود. در اینجا به چند ویژگی ترجمه مناسب را بررسی می کنیم: 

تخصص و تسلط مترجم: اهمیت تخصص مترجم در ترجمه متن بر کسی پوشیده نیست. بسیار پیش می آید که در بحث ترجمه یک
کلمه در رشته هاي مختلف داراي معانی متفاوتی است. اینجاست که تخصص و تسلط مترجم به متن اهمیت خود را نشان می دهد.
قطعا هیچ شخصی در ترجمه متن خود دوست ندارد که کلمه اي غیرمرتبط را مشاهده کند. وفاداري به متن و فکر نویسنده: این
روزها تعداد ترجمه ها بی کیفیت و غیراصولی کم نیستند. دلیل آن را می توان استفاده از ترجمه هاي ماشینی، بی تجربگی مترجم در
امر ترجمه و عدم تسلط به فکر و هدف نویسنده در ترجمه آن دانست. روانی و سادگی جملات: یک مترجم خوب ویراستار خوبی نیز
است. مترجمی که در فن ترجمه مهارت بالایی دارد، از این نکته نیز به خوبی آگاه است که حتی اگر متن مبدا به درستی نوشته نشده
باشد باید در برگردان آن تلاش خود را براي ساده سازي جملات و متن انجام دهد تا خواندن آن خواننده را دچار سختی نکند. بومی
سازي ترجمه: شاید در همین جاست که فرق یک مترجم حرفه اي با یک فرد آماتور مشخص می شود. یکی از نکات اساسی که یک
مترجم در هنگام ترجمه بایستی در نظر داشته باشد، سازش با فرهنگ خوانندگان متن است. البته این نکته نیز نباید فراموش شود که
ترجمه تخصصی متون علمی و مقالات ISI بیش از نیاز به توجه براي بومی سازي دقت در جزئیات و نگارش اهمیت دارد.

 نویسندگان مقاله ISI چه اهدافی را دنبال می کنند؟ مقاله هاي
ISI اغلب براي اهداف مشخصی تالیف می شوند. یک مترجم براي این که بتواند ترجمه تخصصی را ارائه دهد بایستی در وهله اول

 
هدف نویسنده را از تالیف مقاله بداند. برخی از این اهداف را می توان به موارد زیر اشاره کرد: 

ثبت و اشتراك گذاري یک ایده با جامعه همکاران علمی ادامه تحصیل، دفاع یا گرفتن رتبه براي ارتقاي رزومه ایجاد فرصت براي
گرفتن حمایت هاي مالی و... مترجم در این مرحله وظیفه سنگینی دارد، او با دانستن اهداف نویسنده و استفاده اي که از آن متن

 
خواهد شد باید ترجمه تخصصی را در راستاي نقطه نظرات وي ترجمه کند. 

مراحل ترجمه مقاله ISI بررسی مقاله با مطالعه عنوان، چکیده و کلمات تخصصی و کلیدي: یک مترجم حرفه اي پیش از پذیرش کار
در ابتدا کل مقاله را به صورت تخصصی مورد بررسی قرار می دهد و در صورت داشتن تسلط کامل به موضوع پذیرش آن را انجام می



دهد. ترجمه مراحل مختلف مقاله: یک مترجم خوب براي ارائه یک ترجمه دقیق از مقاله ISI باید مسیر مشخصی را در ترجمه پیش
گرفته و آن را طی کند. او باید به مانند نویسنده با در نظر گرفتن روند تحقیق، مقاله را ترجمه و تکمیل کند. بازخوانی و رفع ایرادات:
پس از انجام کار وظیفه مترجم این است که چندین مرتبه متن را بازخوانی و مرور کند. او در بازخوانی باید متن ترجمه شده را از
منظر مخاطبان، سادگی و روانی متن، انتقال مفهموم مورد بررسی دقیق قرار دهد.

 مهارت هاي لازم براي مترجم مقاله ISI داشتن مدرك زبان
مبدا و مقصد: یک مترجم خوب علاوه بر تسلط کافی بر دانش زبان مبدا و مقصد باید با ظرافت ها، فرهنگ و ... زبان مقصد نیز آشنایی

 
داشته و آن را به خوبی انتقال دهد. 

مهارت در نگارش متون: تسلط بر نگارش متون و استفاده از کلمات و جملات متنوع در ترجمه تخصصی از اهمیت بالایی برخوردار
است، این که مترجم بتواند مفهموم و منظور خود را با جمله بندي درست به خواننده انتقال دهد از اصول اساسی یک ترجمه موفق

 
است. 

دانش و تخصص: اغلب مقاله هاي ISI درباره موضوعات خاص و تخصصی یک رشته و یا چند رشته تالیف می شوند. در اینجا مترجم

 
براي ارائه یک ترجمه تخصصی علاوه بر دانستن فن ترجمه بایستی به رشته و زمینه متن نیز مسلط باشد. 

دقت بالا در ترجمه: زمان ترجمه یک مقاله ISI، نویسنده ممکن است از لحن هاي مختلفی در مقاله استفاده کند. همین موضوع در

 
انتقال مفهموم نیز نقش اساسی دارد از همین رو نویسنده باید به لحن متن مقاله توجه داشته و بر خلاف آن ترجمه را انجام ندهد. 

استفاده از ترجمه ماشینی در مقاله ISI در ابتدا با این تاکید شروع می کنیم که هرگز براي ترجمه مقاله ISI خود از انگلیسی به

 
فارسی یا فارسی به انگلیسی سمت ترجمه هاي ماشینی نروید! 

ترجمه ماشینی اعتبار شما را به فرد یا مکان ارائه دهنده ترجمه از بین خواهد برد. با وجود اینکه پیشرفت تکنولوژي همگام با
پیشرفت در ابزار ترجمه رو به جلو حرکت می کند اما همچنان راه دور و درازي براي رسیدن به هوش انسانی جهت ارائه یک ترجمه

 
دقیق و دور از خطا را در پیش دارد. 



ترجمیک همواره چه در بخش مترجمان و چه مشتریان خود به این نکته تاکید داشته است که استفاده از ترجمه ماشینی ممنوع بوده
و خلاف قوانین است. ما به این نکته آگاه هستیم که مشتري براي داشتن یک ترجمه تخصصی و دقیق سفارش خود را در قبال
پرداخت هزینه اي به ثبت می رساند. از همین رو ارائه یک ترجمه ماشینی علاوه بر اینکه یک کار غیراصولی و تخصصی به شمار می

 
آید خلاف اخلاقیات و قوانین است. به همین علت بوده که تمامی ترجمه ها توسط تیم پایش مورد ارزیابی قرار می گیرد. 

ترجمیک حساسیت کاربرد استفاده از متون تخصصی را به خوبی درك کرده و از این رو با استفاده از مترجمان مجرب و حرفه اي در
این امر به خوبی توانسته اعتماد سازمان ها و افراد مختلف را براي ترجمه تخصصی مقاله، کتاب و سایر متون جلب کند و آن ها را به
مشتریان دائمی و وفادار کند تبدیل کند. اگر شما نیز براي ترجمه مقاله خود از انگلیسی به فارسی یا فارسی به انگلیسی به دنبال

 
سایت ترجمه مقاله هستید می توانید به ترجمیک اعتماد کنید. 

 
ترجمه مقالهISI ترجمه مقاله تخصصی ترجمیک 

 
لینک کوتاه : کپی شد 

 
با دوستان خود به اشتراك بگذارید: 

 
دیدگاه تان را بنویسید نام شما رایانامه 

 
دیدگاه خود را اینجا بنویسید: ارسال دیدگاه 

ویژه برنا 1399/08/26 13:11 تغییر و تحولات سیاسی در ارمنستان توافق قره باغ را به خطر می اندازد/ احتمال جنگ گسترده کم

 
است 

1 1399/08/26 12:55 نشانه هاي زورگویی اینترنتی از کودکان/چگونه از کودکان خود در فضاي مجازي محافظت کنیم؟/ سندرم

 
تونل کارپال در پی استفاده بی رویه از ابزار دیجیتال 

2 1399/08/26 12:53 اگر کاندیداي شناسنامه داري مطرح شود در این فضاي انتخاباتی آسیب می بیند/ مختصات فضاي سیاسی

 
کشور براي انتخابات 1400 مشخص نشده است 

 
3 1399/08/26 12:45 آخرین جزییات برگزاري آزمون استخدامی/ زمان آزمون تغییر کرد 

4 1399/08/26 12:40 تحقق 4 میلیارد از 200 میلیارد تومان درآمد موزه ها و مراکز تاریخی کشور /اجراي طرح راهنماي

 
گردشگري دیجیتال در دستور کار است/هر 8 روز یک موزه افتتاح می شود 

5 1399/08/26 12:35 تقلیل دادن دولت جوان انقلابی به جناح سیاسی خاص، خیانت است/ مهم نیست جوان انقلابی، چه گرایش

 
سیاسی دارد 

6 1399/08/26 12:20 اصولگرایان با انقراض ژنتیک مواجه هستند و اصلاح طلبان با انقراض نسل/ کشور به هیچ وجه ظرفیت بازي

 
هاي سیاسی را ندارد/ ظریف و لاریجانی شانس پیروزي دارند 

 
7 1399/08/26 12:12 پرسپولیس با همین بضاعت هم موفق می شود/ این تیم حالا فقط آرامش می خواهد و حمایت 

8 1399/08/26 12:00 باید قانون توسعه و سرمایه گذاري در همه استان ها اجرا شود/ کاهش بیکاري با اجراي طرح بیمه اجتماعی

 
در سراسر کشور 

9 1399/08/26 11:21 اولین مرکز نوآوري تعاون در دولت دوازدهم تشکیل شد/شرکت هاي تعاونی تا 30 میلیارد تومان حمایت می

 
شوند 

 
10 1399/08/26 11:13 رسیدن و درخشیدن در المپیک کار آسانی نیست/ امیدوارم امسال هم در لیگ روي سکو باشیم 



11 1399/08/26 10:55 قوانین خوبی در حوزه کارآفرینی وضع شده اما اجرا نمی شود/کارآفرینان باید به عنوان بازیگران اصلی

 
اقتصاد حمایت شوند 

12



تشدید بحران کرونا در استان / رکورد فوتی هاي کرونایی شکست

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  237  |  تاریخ: 1399/08/26

وضعیت بحرانی و صعودي شیوع کرونا در استان اردبیل همچنان ادامه دارد به طوري که در 24 ساعت گذشته 19 نفر از افراد
بستري مبتلا به کووید.19 جان خود را از دست دادند.

تعداد جان باختگان کرونا اردبیل به 867 نفر رسید تشدید
بحران کرونا در استان / رکورد فوتی هاي کرونایی شکست
وضعیت بحرانی و صعودي شیوع کرونا در استان اردبیل
همچنان ادامه دارد به طوري که در 24 ساعت گذشته 19
نفر از افراد بستري مبتلا به کووید.19 جان خود را از دست

 
دادند. 

به گزارش برنا،بالاترین آمار مربوط به فوت بیماران مبتلا به
کرونا در استان اردبیل در اوایل مردادماه امسال با 17 فوتی

 
به ثبت رسیده بود. 

روز گذشته، در ادامه روند صعودي شیوع ویروس کرونا در استان اردبیل، رکورد بستري روزانه افراد مبتلا به کرونا نیز با بستري شدن

 
113 نفر شکست ولی این آمار در شبانه روز گذشته با کاهش یافته و به 68 بستري جدید رسید. 

بر اساس آخرین آمار دانشگاه علوم پزشکی و خدمات بهداشتی و درمانی استان اردبیل، هم اکنون 480 فرد مبتلا به کووید.19 به

 
صورت همزمان در مراکز درمانی استان در حال مداوا هستند. 

استان اردبیل هم اینک در زمینه شیوع کرونا در وضعیت قرمز قرار دارد و بر اساس گزارش رسمی، شهرستان هاي اردبیل و مشکین
شهر در وضعیت مشکی، خلخال و پارس آباد در وضعیت قرمز، بیله سوار، سرعین و نیر در وضعیت نارنجی و اصلاندوز، گرمی، نمین و

 
کوثر در وضعیت زرد شیوع کرونا قرار دارند. 

رییس دانشگاه علوم پزشکی و خدمات بهداشتی و درمانی استان اردبیل در مصاحبه با خبرنگار ایرنا با اشاره به روند افزایشی و نگران
کننده شیوع بیماري کرونا در این استان در ادامه موج سوم همه گیري کووید.19 گفت: ظرفیت مراکز درمانی استان اردبیل براي

 
پذیرش بیماران کرونایی تکمیل شده است. 

 
دکتر شهرام حبیب زاده افزود: تعداد جان باختگان کرونا در این استان از زمان شیوع این بیماري تاکنون به 867 نفر رسیده است. 

وي با اشاره به ترخیص 59 نفر از مبتلایان بستري در مراکز درمانی استان اردبیل پس از بهبودي نسبی در 24 ساعت گذشته اظهار
کرد: هم اکنون 77 نفر از بیماران مبتلا به کروناي بستري در مراکز درمانی این استان در بخش هاي مراقبت هاي ویژه تحت درمان



 
قرار دارند. 

رییس دانشگاه علوم پزشکی و خدمات بهداشتی و درمانی استان اردبیل بیان کرد: مردم براي کنترل بیماري کرونا به ویژه در فصل

 
پاییز باید احتیاط بیشتري کرده و با جدیت بالا، مقررات اعلام شده از جمله استفاده از ماسک را رعایت کنند. 

وي همچنین گفت: با توجه به افزایش روزافزون تعداد مبتلایان به بیماري کرونا در سراسر کشور و فرارسیدن فصل سرد سال و
احتمال همزمانی این بیماري با آنفلوآنزا، لازم است که اهالی استان دستورالعمل هاي بهداشتی به خصوص استفاده از ماسک و رعایت

 
فاصله فیزیکی حداقل 1.5 متري را رعایت کنند. 

دکتر حبیب زاده، سه هفته پیش نیز نسبت به شیوع پیک بعدي کرونا در استان اردبیل در اواسط آبان ماه هشدار داده بود و شواهد

 
آماري و اظهارات این مقام مسئول نشان می دهد که این استان در مرحله پیک سوم شیوع کرونا قرار دارد. 

رییس دانشگاه علوم پزشکی و خدمات بهداشتی و درمانی استان اردبیل همچنین وضعیت این استان را در زمینه شیوع کرونا، بحرانی
خواند و اضافه کرد: با توجه به روند رو به صعود و روزانه شیوع کرونا، همراهی مردم و رعایت پروتکل هاي کنترل این بیماري بسیار

 
ضروري است. 

 
تشدید بحران کرونا در استان اردبیل با فوت 19 مبتلا در 24 ساعت تشدید بحران کرونا در استان اردبیل با فوت 19 مبتلا 

 
لینک کوتاه : کپی شد 

 
با دوستان خود به اشتراك بگذارید: 

 
دیدگاه تان را بنویسید نام شما رایانامه 

 
دیدگاه خود را اینجا بنویسید: ارسال دیدگاه 

ویژه برنا 1399/08/26 13:11 تغییر و تحولات سیاسی در ارمنستان توافق قره باغ را به خطر می اندازد/ احتمال جنگ گسترده کم

 
است 

1 1399/08/26 12:55 نشانه هاي زورگویی اینترنتی از کودکان/چگونه از کودکان خود در فضاي مجازي محافظت کنیم؟/ سندرم

 
تونل کارپال در پی استفاده بی رویه از ابزار دیجیتال 

2 1399/08/26 12:53 اگر کاندیداي شناسنامه داري مطرح شود در این فضاي انتخاباتی آسیب می بیند/ مختصات فضاي سیاسی

 
کشور براي انتخابات 1400 مشخص نشده است 

 
3 1399/08/26 12:45 آخرین جزییات برگزاري آزمون استخدامی/ زمان آزمون تغییر کرد 

4 1399/08/26 12:40 تحقق 4 میلیارد از 200 میلیارد تومان درآمد موزه ها و مراکز تاریخی کشور /اجراي طرح راهنماي

 
گردشگري دیجیتال در دستور کار است/هر 8 روز یک موزه افتتاح می شود 

5 1399/08/26 12:35 تقلیل دادن دولت جوان انقلابی به جناح سیاسی خاص، خیانت است/ مهم نیست جوان انقلابی، چه گرایش

 
سیاسی دارد 

6 1399/08/26 12:20 اصولگرایان با انقراض ژنتیک مواجه هستند و اصلاح طلبان با انقراض نسل/ کشور به هیچ وجه ظرفیت بازي

 
هاي سیاسی را ندارد/ ظریف و لاریجانی شانس پیروزي دارند 



 
7 1399/08/26 12:12 پرسپولیس با همین بضاعت هم موفق می شود/ این تیم حالا فقط آرامش می خواهد و حمایت 

8 1399/08/26 12:00 باید قانون توسعه و سرمایه گذاري در همه استان ها اجرا شود/ کاهش بیکاري با اجراي طرح بیمه اجتماعی

 
در سراسر کشور 

9 1399/08/26 11:21 اولین مرکز نوآوري تعاون در دولت دوازدهم تشکیل شد/شرکت هاي تعاونی تا 30 میلیارد تومان حمایت می

 
شوند 

 
10 1399/08/26 11:13 رسیدن و درخشیدن در المپیک کار آسانی نیست/ امیدوارم امسال هم در لیگ روي سکو باشیم 

11 1399/08/26 10:55 قوانین خوبی در حوزه کارآفرینی وضع شده اما اجرا نمی شود/کارآفرینان باید به عنوان بازیگران اصلی

 
اقتصاد حمایت شوند 

12



نکوداشت پنجاهمین سال تاسیس پردیس فارابی در قم

منبع: تابناكشماره خبر:  238  |  تاریخ: 1399/08/26

 
نکوداشت پنجاهمین سال تاسیس پردیس فارابی در قم 

معاون دانشجویی و فرهنگی پردیس فارابی دانشگاه تهران با بیان اینکه نکوداشت پنجاهمین سال تاسیس این دانشگاه در بهمن ماه
سالجاري در قم برگزار می شود، گفت: ظرفیت هاي علمی کم نظیر پردیس فارابی که تاکنون بسیاري از آن مغفول مانده است در این

 
نکوداشت تبیین خواهد شد. 

به گزارش تابناك قم، سیدسعیدرضا منتظري با بیان اینکه پردیس فارابی دانشگاه تهران، قدیمی ترین و معتبرترین دانشگاه قم است ،

 
افزود: تا کنون ظرفیت هاي و جایگاه علمی این دانشگاه در سطح استان به خوبی معرفی نشده است. 

وي اظهار داشت: پردیس فارابی داراي چهار دانشکده مدیریت، حقوق، الهیات و مهندسی است که هر یک از این دانشکده ها به دلیل

 
ظرفیت هاي عظیم علمی از جمله افتخارهاي کشور محسوب می شوند. 

وي با بیان اینکه این دانشگاه در برخی رشته ها به ویژه مدیریت حرف اول را در کشور می زند، اظهار داشت: پراستنادترین استادان
کشور در رشته مدیریت در این دانشگاه مشغول فعالیت علمی هستند و این موضوع موجب جذب نخبه هاي علمی کشور به این

 
دانشگاه شده است. 

دبیر اجرایی آئین نکوداشت پنجاهمین سال تاسیس دانشگاه پردیس فارابی دانشگاه تهران گفت: دانشکده حقوق دانشگاه پردیس
فارابی به عنوان قدیمی ترین دانشکده این دانشگاه از جمله مراکز علمی است که مبدع بسیاري از گرایش ها و مباحث علمی حقوق در

 
سطح کشور بوده است. 

وي ادامه داد: آئین نکوداشت پنجاهمین سال تاسیس دانشگاه پردیس فارابی دانشگاه تهران در بهمن ماه امسال برنامه ریزي شده

 
است که با توجه به شیوع کرونا هنوز در مورد حضوري و یا مجازي برگزار کردن این آئین تصمیم گیري نشده است. 

منتظري افزود: 50 سال است که آموزش عالی به صورت سیستماتیک در بالاترین سطح آن در قم مشغول فعالیت است که این

 
پشتوانه تاریخی از جمله افتخارهاي این استان است. 

وي ادامه داد: استفاده از ظرفیت فارغ التحصیلان این دانشگاه، معرفی ظرفیت هاي پردیس براي استفاده در طرح هاي عمرانی مختلف
استان، حل مشکلات استان با انجام پروژه هاي مشترك با پشتوانه دانشگاه تهران و همچنین تقویت ظرفیت بین المللی استان از جمله

 
اهدف برگزاري این نکوداشت است. 

منتظري افزود: تهیه فیلم مستند از فعالیت 50 ساله علمی پردیس فارابی، طراحی لوگو، پرچم و وب سایت نکوداشت، رونمایی از تمبر
یادبود پردیس فارابی دانشگاه تهران، رونمایی از سردیس دکتر محمدحسین ضیایی بیدگلی از جمله افتخارات حقوق کشور و از جمله
عناصر اصلی شکل گیري این دانشگاه و همچنین برگزاري جشنواره هاي مختلف علمی، فرهنگی و هنري از جمله برنامه هاي این



 
نکوداشت است. 

وي ادامه داد: طرح گسترش سایت دوم پردیس با قدرت در دستور کار است تا در بهمن ماه و زمان برگزاري این نکوداشت بخشی از

 
این طرح ها به بهره برداري برسانیم. 

وي گفت: تجلیل از خانواده شهداي پردیس، تجلیل از رئیسان پردیس فارابی دانشگاه تهران از جمله برنامه هاي نکوداشت پنجاهمین

 
سال تاسیس پردیس فارابی دانشگاه تهران است. 

معاون دانشجویی و فرهنگی پردیس فارابی دانشگاه تهران در ادامه با اشاره به فعالیت هاي بنیاد حامیان این دانشگاه گفت: بنیاد
حامیان دانشگاه به همراه خیرین استان، با شیوع کرونا بیش از 150 میلیون تومان کمک نقدي و بهداشتی به دانشگاه علوم پزشکی

 
قم ارائه داده است. 

وي گفت: بنیاد حامیان دانشگاه تهران به عنوان بزرگترین موسسه هاي خیریه سطح ایران تلاش کرده است تا مشکل هاي دانشجویان

 
را در کشور دنبال و برطرف کند که در این راستا بنیاد حامیان پردیس فارابی نیز اقدام هاي گسترده اي در قم انجام داده است. 

منتظري، ایجاد وحدت عملی میان حوزه و دانشگاه را از جمله دیگر اهداف و برنامه هاي این دانشگاه در قم دانست و اظهار داشت:
همایش هاي مختلفی سالانه در حوزه مدیریت، کارآفرینی و بازاریابی و حوزه اقتصاد در سطح پردیس فارابی دانشگاه تهران به منظور

 
ارائه راه کارهاي علمی در این زمینه ها برگزار می شود. 

وي با بیان اینکه سالانه 6 تا هفت همایش بزرگ ملی و بین المللی در پردیس فارابی دانشگاه تهران برگزار می شود گفت: «چالش
کرونا و زندگی مومنانه» عنوان همایشی است که به صورت هفتگی و در طی هشت ماه با حضور سخنرانان ملی و بین المللی در این

 
پردیس برگزار شد. 

معاون دانشجویی و فرهنگی پردیس فارابی دانشگاه تهران گفت: 97 درصد کلاس هاي این دانشگاه با شیوع کرونا از همان هفته اول از

 
طریق فضاي مجازي و برخط برگزار شد که این مهم به واسطه وجود مرکز آموزش هاي الکترونیکی قوي در این دانشگاه بوده است. 

رئیس پردیس فارابی دانشگاه تهران اظهار داشت: با توجه به رتبه دانشگاه تهران در رتبه بندي هاي جهانی ظرفیت جذب دانشجویان

 
مستعد و نخبه در این دانشگاه و به تبع آن پردیس فارابی وجود دارد. 

منتظري، با تاکید بر اینکه این دانشگاه توان حل بسیاري از مشکلات استان را دارد، ادامه داد: پردیس فارابی دانشگاه تهران با ظرفیت
علمی و پشتوانه دانشگاه تهران این ظرفیت را دارد تا مشکلات استان را مرتفع کند و این دانشگاه در این راستا آماده همکاري با تمام

 
نهادهاي دولتی و صنعتی قم است. 

پردیس فارابی دانشگاه تهران در تاریخ 21 مهرماه 1349  در شهر قم تأسیس شد و به عنوان کهن ترین مرکز آموزش عالی این استان
به شمار می رود. این مجموعه دانشگاهی تاکنون چند بار تغییر نام داده است. پردیس فارابی نخست با نام «مدرسه عالی امور قضائی و
اداري»، در خیابان ایستگاه آغاز به کار کرد و از سال 1353 در محل فعلی مستقر گردید.در سال 1392 به منظور ارج نهادن به مقام
والاي فارابی، اندیشمند مسلمان و برجسته ایرانی و حفظ و پاسداري از میراث ملی و معنوي ایران، این مجموعه به نام این فیلسوف

نامور آراسته شد.



روزانه بیش از 17 میلیون ماسک از سوي بسیج تولید می شود

منبع: العالمشماره خبر:  239  |  تاریخ: 1399/08/26

رییس سازمان بسیج مستضعفین از تولید روزانه بیش از 17 میلیون ماسک در کارگاه هاي تولیدي بسیج خبر داد....

رییس سازمان بسیج مستضعفین از تولید روزانه بیش از
17 میلیون ماسک در کارگاه هاي تولیدي بسیج خبر داد.

 
العالم ـ ایران ـ اقتصادي 

سردار غلامرضا سلیمانی در نشست خبري روز دوشنبه به
مناسبت هفته بسیج و در تشریح برنامه هاي این هفته، با
گرامیداشت خاطره شهید سردار سلیمانی اظهار کرد: 41
سال از تشکیل شجره طیبه بسیج می گذرد و تنها ایران
افتخار داشتن چنین تشکیلات مردمی را دارد که در عرصه

 
هاي مختلف به میدان می آید و تهدیدات را به فرصت تبدیل می کند. 

رییس سازمان بسیج مستضعفین با اشاره به شیوع ویروس کرونا در کشور افزود: متاسفانه تعدادي از هموطنان عزیزمان به این ویروس
گرفتار شده اند و بسیج با توجه به تجاربی که از گذشته و در مقابله با فلج اطفال داشت با هماهنگی وزارت بهداشت به میدان آمد و
در عرصه هاي مختلف مانند غربالگري، توزیع مواد غذایی و بهداشتی و تولید ماسک و تجهیزات پزشکی فعالیت کرد و توانست بیش از

 
70 میلیون نفر را غربالگري کند. 

سلیمانی گفت: روزانه بیش از 17 میلیون ماسک در کارگاه هاي تولیدي بسیج تولید می شود همچنین در کنار این در ماه مبارك
رمضان 10 میلیون و 150 هزار بسته معیشتی میان مردم توزیع شد. 14 هزار جهیزیه و 132 هزار پوشاك و 47 میلیارد تومان به

 
افراد نیازمند واگذار شد. 

وي با اشاره به برنامه هاي بسیج به مناسبت چهل و یکمین سال تشکیل بسیج گفت: در هفته بسیج 30 هزار جهیزیه، 700 هزار بسته

 
معیشتی، توزیع ماسک رایگان و لوازم تحریر رایگان خواهیم داشت. 

رییس سازمان بسیج مستضعفین ادامه داد: در قالب طرح شهید سلیمانی پایش سلامت مردم را در قالب محله محور انجام خواهد شد
تا بیماران و مبتلایان را شناسایی و به آنها خدمت ارائه شود، افراد بیمار در قالب این طرح در محل هاي مشخص قرنطینه و بهداري

 
هاي ما به آنها خدمات ارائه می کنند و در کنار آن کمک معیشتی به آنها می دهیم. 

سلیمانی گفت: بسیج در این طرح در ایجاد فاصله گذاري اجتماعی و کمک به سایر دستگاه ها حضور دارد و همراه با سایر بخش ها به

 
مقابله با این ویروس می پردازد، امید داریم با دعاي مردم شاهد کاهش مبتلایان باشیم. 



وي با اشاره به برنامه سازمان بسیج براي در حوزه اشتغال گفت: ما ایجاد اشتغال در قالب تعاونی ها را بیش از یک سال است که آغاز

 
کرده ایم و با وام هایی که از صندوق ها به مردم داده شده بیش از 9 هزار شغل تا کنون ایجاد شده است. 

به گزارش ایرنا، رییس سازمان بسیج مستضعفین افزود: ما رشد خوبی در گروه هاي جهادي داشته ایم که این تعداد به بیش از 42
هزار گروه رسیده که در عرصه هاي مختلف فعالیت دارند و به ارائه خدمات به مردم عزیزمان می پردازند. در مجموع یک هزار و 235

 
پروژه محرومیت زدایی پیش بینی کرده بودیم که بخشی از این پروژه ها در هفته بسیج افتتاح می شود. 

سلیمانی با اشاره به حضور بسیج در همه اقشار و تشکل ها گفت: بسیج در کنار کار اصلی خود به همکاري با وزارت بهداشت و درمان
می پردازند که تولید ماسک و تجهیزات پزشکی بخشی از این خدمات است، هدف ما کنترل بیماري کرونا در قالب طرح شهید

سلیمانی است.



افتتاح صدوشصت وچهارمین جایگاه سی ان جی در استان اصفهان

منبع: نبض نفتشماره خبر:  240  |  تاریخ: 1399/08/26

مدیر شرکت ملی پخش فرآورده هاي نفتی منطقه اصفهان از افتتاح و راه اندازي یکصدوشصت وچهارمین جایگاه عرضه گاز
طبیعی فشرده (سی ان جی) در استان اصفهان خبر داد.

مدیر شرکت ملی پخش فرآورده هاي نفتی منطقه اصفهان از افتتاح و راه اندازي یکصدوشصت وچهارمین جایگاه عرضه گاز

 
طبیعی فشرده (سی ان جی) در استان اصفهان خبر داد. 

به گزارش نبض نفت به نقل از شرکت ملی پخش فرآورده هاي
نفتی منطقه اصفهان، حسین صادقیان در این باره گفت: جایگاه
تک منظوره سی ان جی با نام یاس بوسعیدي واقع در خیابان
امام خمینی، خیابان امام رضا، تحت پوشش ناحیه مرکزي افتتاح

 
شد. 

وي با اشاره به اهمیت توسعه جایگاه هاي عرضه سوخت استان
در ارائه خدمات مطلوب سوخت رسانی افزود: به منظور ارتقاي
حقوق شهروندي و مشتري مداري و با تلاش و پیگیري مسئولان

 
منطقه، جایگاه یادشده در مدار سوخت رسانی قرار گرفت. 

مدیر شرکت ملی پخش فرآورده هاي نفتی منطقه اصفهان تأکید کرد: همه هزینه هاي جایگاه یادشده از قبیل تأمین زمین، ساخت
ابنیه، تأمین تجهیزات و نصب و راه اندازي جایگاه با سرمایه گذاري بخش خصوصی توسط مالک جایگاه بوده و این جایگاه با هزینه اي

 
بالغ بر 140 میلیارد ریال در زمینی به مساحت یک هزار و 500 متر مربع احداث شده است. 

صادقیان با اشاره به اینکه احداث این جایگاه به طور مستقیم براي هشت نفر اشتغال زایی کرده است، افزود: جایگاه مذکور با پنج
دیسپنسر و 10 نازل و داراي تجهیزات کمپرسور تی جی سی با ظرفیت 2 هزار مترمکعب در ساعت بوده و توانایی سوخت رسانی به

 
هزار و 500 خودرو در شبانه روز را دارد. 

 
به گفته وي، در استان اصفهان تعداد 164 دستگاه کمپرسور، 501 دیسپنسر و 994 نازل فعال است. 

بر پایه این گزارش، هم اکنون 350 جایگاه عرضه سوخت مایع و 164 جایگاه سی ان جی در سطح منطقه اصفهان به طور شبانه

 
روزي و بی وقفه مشغول ارائه خدمت به هم میهنان عزیز هستند. 

برچسب ها: نبض نفت ، مدیر شرکت ملی پخش فرآورده هاي نفتی منطقه اصفهان ، افتتاح و راه اندازي یکصدوشصت وچهارمین
جایگاه عرضه گاز طبیعی فشرده



روزانه بیش از 17 میلیون ماسک از سوي بسیج تولید می شود

منبع: قم پرسشماره خبر:  241  |  تاریخ: 1399/08/26

به گزارش قم پرس، سردار غلامرضا سلیمانی در نشست خبري روز دوشنبه به مناسبت هفته بسیج و در تشریح برنامه هاي
این هفته، با گرامیداشت خاطره شهید سردار سلیمانی اظهار کرد: 41 سال از تشکیل شجره طیبه بسیج می گذرد و تنها

ایران افتخار داشتن چنین تشکیلات مردمی...

به گزارش قم پرس، سردار غلامرضا سلیمانی در نشست خبري روز دوشنبه به مناسبت هفته بسیج و در تشریح برنامه هاي این
هفته، با گرامیداشت خاطره شهید سردار سلیمانی اظهار کرد: 41 سال از تشکیل شجره طیبه بسیج می گذرد و تنها ایران افتخار

 
داشتن چنین تشکیلات مردمی را دارد که در عرصه هاي مختلف به میدان می آید و تهدیدات را به فرصت تبدیل می کند. 

رییس سازمان بسیج مستضعفین با اشاره به شیوع ویروس کرونا در کشور افزود: متاسفانه تعدادي از هموطنان عزیزمان به این ویروس
گرفتار شده اند و بسیج با توجه به تجاربی که از گذشته و در مقابله با فلج اطفال داشت با هماهنگی وزارت بهداشت به میدان آمد و
در عرصه هاي مختلف مانند غربالگري، توزیع مواد غذایی و بهداشتی و تولید ماسک و تجهیزات پزشکی فعالیت کرد و توانست بیش از

 
70 میلیون نفر را غربالگري کند. 

سلیمانی گفت: روزانه بیش از 17 میلیون ماسک در کارگاه هاي تولیدي بسیج تولید می شود همچنین در کنار این در ماه مبارك
رمضان 10 میلیون و 150 هزار بسته معیشتی میان مردم توزیع شد. 14 هزار جهیزیه و 132 هزار پوشاك و 47 میلیارد تومان به

 
افراد نیازمند واگذار شد. 

وي با اشاره به برنامه هاي بسیج به مناسبت چهل و یکمین سال تشکیل بسیج گفت: در هفته بسیج 30 هزار جهیزیه، 700 هزار بسته

 
معیشتی، توزیع ماسک رایگان و لوازم تحریر رایگان خواهیم داشت. 

رییس سازمان بسیج مستضعفین ادامه داد: در قالب طرح شهید سلیمانی پایش سلامت مردم را در قالب محله محور انجام خواهد شد
تا بیماران و مبتلایان را شناسایی و به آنها خدمت ارائه شود، افراد بیمار در قالب این طرح در محل هاي مشخص قرنطینه و بهداري

 
هاي ما به آنها خدمات ارائه می کنند و در کنار آن کمک معیشتی به آنها می دهیم. 

سلیمانی گفت: بسیج در این طرح در ایجاد فاصله گذاري اجتماعی و کمک به سایر دستگاه ها حضور دارد و همراه با سایر بخش ها به

 
مقابله با این ویروس می پردازد، امید داریم با دعاي مردم شاهد کاهش مبتلایان باشیم. 

وي با اشاره به برنامه سازمان بسیج براي در حوزه اشتغال گفت: ما ایجاد اشتغال در قالب تعاونی ها را بیش از یک سال است که آغاز

 
کرده ایم و با وام هایی که از صندوق ها به مردم داده شده بیش از 9 هزار شغل تا کنون ایجاد شده است. 

رییس سازمان بسیج مستضعفین افزود: ما رشد خوبی در گروه هاي جهادي داشته ایم که این تعداد به بیش از 42 هزار گروه رسیده
که در عرصه هاي مختلف فعالیت دارند و به ارائه خدمات به مردم عزیزمان می پردازند. در مجموع یک هزار و 235 پروژه محرومیت

 
زدایی پیش بینی کرده بودیم که بخشی از این پروژه ها در هفته بسیج افتتاح می شود. 



سلیمانی با اشاره به حضور بسیج در همه اقشار و تشکل ها گفت: بسیج در کنار کار اصلی خود به همکاري با وزارت بهداشت و درمان
می پردازند که تولید ماسک و تجهیزات پزشکی بخشی از این خدمات است، هدف ما کنترل بیماري کرونا در قالب طرح شهید

 
سلیمانی است. 

 
ادامه دارد... 

 
منبع : ایرنا 

قم پرس منتظر دریافت اخبار و پیام هاي هموطنان عزیز می باشد.



بانک سپه با از خودگذشتگی پاي پروژه هاي کلان دولت ایستاده است

منبع: پیک اقتصاديشماره خبر:  242  |  تاریخ: 1399/08/26

رئیس امور پایش تعهدات دولت و تجهیز منابع سازمان برنامه و بودجه رئیس امور پایش تعهدات دولت و تجهیز منابع سازمان
برنامه و بودجه گفت: سپه را بانکی همسو با سیاستها و برنامه هاي دولت می شناسیم که با از خود گذشتگی پاي پروژه هاي

کلان دولت ایستاده و بیشترین همراهی و همکاري را با (...)

به گزارش شمانیوز و به نقل از پایگاه اطلاع رسانی بانک
سپه ، مژگان خانلو ساوجبلاغی در مجمع عادي سالیانه
بانک سپه ضمن تشکر از تلاشهاي یک سال گذشته بانک
سپه با اشاره به بهبود شاخصهاي این بانک موفقیت بانک
سپه را مرهون برنامه ریزي مناسب ، رعایت انضباط مالی و

 
مدیریت همراه با درایت این بانک دانست. 

رئیس امور پایش تعهدات دولت و تجهیز منابع سازمان
برنامه و بودجه اثرات وجود انضباط مالی خصوصا در موضوع ریسک اعتباري و کاهش هزینه پول را بسیار مهم برشمرد و اظهار داشت:

 
نرخ موثر تسهیلات اعطایی منجر شده بانک سپه نسبت به سال گذشته به خالص درآمد اعطایی مثبت برسد. 

خانلو با تشکر از اقدامات انجام شده بانک در حوزه فناوري اطلاعات گفت: استقرار سامانه بانکداري متمرکز بانک سپه در بهترین زمان

 
و پیش از ادغام بانکهاي وابسته به نیروهاي مسلح باعث شد تا بانک با ساختار مناسبی وارد ادغام شود. 

 
سهم مدیریت زنان در اداره بانک سپه در نظام بانکی کم نظیر است 

وي توجه به توانمندیها و مدیریت زنان را در بانک سپه شایان تقدیر دانست و خاطرنشان کرد: سهم مدیریت زنان در اداره بانک از 5

 
در صد در سال 1397 به بالاي 15 درصد رسیده و این موضوع در نظام بانکی کم نظیر است. 

رئیس امور پایش تعهدات دولت و تجهیز منابع سازمان برنامه و بودجه بر ضرورت کنترل و مراقبت در تسهیلات کلان ، طبقه بندي
تسهیلات و نسبتهاي مطالبات غیر جاري و سر رسید گذشته تاکید کرد و گفت : بانک سپه با توجه به نمودار از سال 1398 ضمن
کاهش زیان به سود آوري رسیده و با رعایت انضباط مالی و صرفه جویی در هزینه ها در مقابل 32 درصد رشد درآمد تنها 5/14

 
درصد رشد هزینه داشته است. 

 
بانک سپه در شاخص میزان دستیابی به اقلام تامین شده از موفقترین بانکهاست 

خانلو  از بانک سپه به عنوان یکی از موفق ترین بانکها در شاخص میزان دستیابی به اقلام تامین شده نام برد و اظهار داشت: از 20
شاخص عنوان شده در این حوزه 15 شاخص بالاي 90 درصد تحقق پیدا کرده است و این موضوع موفقیت مهم و کلیدي براي بانک



 
است. 

 
بانک سپه پیشگام در رعایت قوانین و مقررات 

وي رعایت قوانین و مقررات را در بانک سپه مثال زدنی دانست و خاطر نشان کرد : این بانک به تک تک مصوبات ارزش گذاشته و به
شایستگی آنها را رعایت کرده است و نمونه بارز آن عدم پرداخت سود مازاد به سپرده هاست که به تفاوت بین نرخ موثر تسهیلات

 
کمک کرده است. 

خانلو در پایان اظهار امیدواري کرد تا بانک سپه مسیر پس از ادغام را نیز همچون گذشته با موفقیت طی کند و در پیشرفت و اعتلاي

 
کشور سربلند باشد. 

 
معاون اقتصادي وزارت تعاون،کار و رفاه اجتماعی در مجمع عمومی سالیانه : 

 
حضور بانک سپه در عرصه کلان اقتصادي و اشتغالزایی چشم گیر است 

معاون اقتصادي وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی نیز در این جلسه با تشکر از مدیران وکارکنان بانک سپه به دلیل اجراي طرح ملی
ادغام اظهار داشت: حضور بانک سپه در عرصه کلان اقتصادي و اجراي پروژه هاي استراتژیک ، ملی و اشتغال زا چشم گیر و قابل

 
توجه است. 

حجت میرزایی در مجمع عمومی عادي سالیانه بانک سپه ضمن تقدیر ازتلاش هاي صورت گرفته در اجراي بانکداري دیجیتال و برنامه
مهاجرت دراین بانک گفت: بانک سپه درکنار فعالیت هاي خود کار بسیار بزرگ ادغام بانک هاي وابسته به نیروهاي مسلح را انجام داد.

وي با بیان اینکه در سال96 پیشنهاد دادیم بانک سپه بعنوان بانک تخصصی پروژه هاي نفت وگازتعیین شود افزود: به دلیل حجم زیاد

 
مشارکت بانک سپه در تامین مالی پروژه هاي استراتژیک این تصمیم گرفته شد. 

معاون اقتصادي وازرت تعاون، کار و رفاه اجتماعی ادامه داد: از مشارکت خیلی خوب بانک سپه در تامین مالی پروژه ها و کمک به

 
حفظ اشتغال سپاسگزاریم. 

وي در ادامه به شفافیت در دارایی هاي زیر مجموعه اشاره کرد وگفت: بانک سپه به دلیل ادغام پنج بانک با یک ترکیب ناهمگون از

 
دارایی ها در آینده مواجه خواهد شد. 

 
 -
-



رشد 35.7 درصدي هزینه عملیات اکتشاف در نیمه نخست سال

منبع: معدن نیوزشماره خبر:  243  |  تاریخ: 1399/08/26

پایگاه خبري معدن نیوز- میزان صدور پروانه بهره برداري، پروانه اکتشاف و گواهی کشف معادن طی نیمه نخست امسال
افزایش یافت.

نوشته شده توسط: دوشنبه 26 آبان 1399 - 10:28:43 6 بازدید چاپ پایگاه خبري معدن نیوز- میزان صدور پروانه بهره
برداري، پروانه اکتشاف و گواهی کشف معادن طی نیمه نخست

 
امسال افزایش یافت. 

 
بزرگنمایی: 

به گزارش معدن نیوز، میزان صدور پروانه بهره برداري، پروانه
اکتشاف و گواهی کشف معادن طی نیمه نخست امسال افزایش

 
یافت. 

طبق گزارش مقدماتی معاونت طرح و برنامه وزارت صنعت، معدن

 
و تجارت، از ابتداي فروردین تا پایان شهریور امسال، 308 فقره پروانه بهره برداري معادن صادر شد. 

 
تعداد صدور پروانه بهره برداري در مدت مشابه سال گذشته، 287 فقره بود که عملکرد امسال حاکی از رشد 7.3 درصدي است. 

 
افزایش 8.7 درصدي صدور پروانه اکتشاف 

همچنین طی مدت مذکور، 475 فقره پروانه اکتشاف و 242 فقره گواهی کشف صادر شد که در مقایسه با رقم مدت مشابه سال

 
گذشته (437 فقره پروانه اکتشاف و 239 فقره گواهی کشف)، به ترتیب 8.7 درصد و 1.3 درصد افزایش نشان می دهد. 

 
رشد 35.7 درصدي هزینه عملیات اکتشاف 

میزان اشتغال ناشی از صدور پروانه بهره برداري معادن طی شش ماهه نخست امسال به 2541 نفر رسید. از سوي دیگر هزینه عملیات
اکتشاف طی 6 ماهه نخست 99، حدود 574 میلیارد و 900 میلیون ریال بود که نسبت به آمار مدت مشابه سال گذشته (423

میلیارد و 500 میلیون ریال)، 35.7 درصد رشد یافت.



کرسی کارآفرینی راه اندازي می کنیم

منبع: ایسناشماره خبر:  244  |  تاریخ: 1399/08/26

رئیس دانشگاه رازي کرمانشاه گفت: اگر به اقتصاد دانش بنیان بیشتر توجه شود، شرایط اشتغالزایی استان ارتقاء پیدا می کند.

محمدابراهیم اعلمی آل آقا در افتتاحیه مجموعه نشست
هاي هفته جهانی کارآفرینی دانشگاه رازي که امروز(26
آبان) به مناسبت آغاز این هفته به شکل مجازي در
دانشکده علوم اجتماعی برگزارشد، از تلاش براي راه اندازي
کرسی کارآفرینی در دانشگاه رازي خبر داد و اظهارکرد: راه
اندازي کرسی کارآفرینی بنا به پیشنهادي است که اخیرا از
سوي مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان به دانشگاه
داده شده که ما نیز اجراي آن را در دستور کار قرار داده

 
ایم. 

وي تصریح کرد: هرچند دانشگاه رازي در حال حاضر در زمینه بهبود فضاي کارآفرینی فعالیت هایی دارد، اما امیدواریم با راه اندازي

 
کرسی کارآفرینی بتوانیم نقش فعالانه تري در این زمینه داشته باشیم. 

رئیس دانشگاه رازي بااشاره به جایگاه کارآفرینی در بهبود وضعیت اشتعال، عنوان کرد: باید بتوانیم بگونه اي اکوسیستم کارآفرینی را

 
در استان تقویت کنیم که به جاي اینکه در صدر بیکاري کشور باشیم، در صدر کارآفرینی کشور قرار بگیریم. 

وي با بیان اینکه اتکاء به اقتصاد دانش بنیان می تواند این هدف را محقق کند، گفت: اگر به اقتصاد دانش بنیان توجه بیشتري شود،

 
شرایط اشتغالزایی استان ارتقاء پیدا خواهد کرد. 

 
کارآفرینی گفتمان غالب دانشگاه هاي ایران نیست 

دکتر فرزاد ویسی معاون پژوهشی دانشگاه رازي نیز در این نشست، ورود ادبیات کارآفرینی به دانشگاه هاي دنیا را از حدود 50 سال
پیش و دانشگاه هاي ایران را از سال 1380 دانست و گفت: هرچند که از اوایل دهه 80 تاکنون در دانشگاه هاي ایران ارائه دروس و

 
طرح توسعه کارآفرینی پیگیري شد، اما واقعیت این است که تا چندسال پیش کارچندانی در این حوزه انجام نگرفت. 

وي تصریح کرد: تنها از حدود پنج، شش سال پیش واژه و موضوع کارآفرینی به گفتمان نسبتا رایج در دانشگاه هاي ایران تبدیل شد،

 
اما هنوز هم به گفتمان غالب تبدیل نشده است. 

معاون پژوهشی دانشگاه رازي تاکید کرد: تا زمانی که کارآفرینی به گفتمان غالب در دانشگاه هاي ایران تبدیل نشود، نمی تواند در

 
توسعه منطقه اي اثر داشته باشد و از سوي دیگر کارآفرینی را باید با نگاه دانش بنیان در دانشگاه پیش ببریم. 



وي در ادامه به تعریف دانشگاه هاي نوین از دیدگاه سازمان یونسکو پرداخت و گفت: طبق تعریف جدید یونسکو، دانشگاه نوین،
جایگاهی است که در آن مهارت کارآفرینی به منظور بهبود قابلیت هاي فارغ التحصیلان جهت تبدیل شدن به کارآفرینان توسعه می

 
یابد. 

 
ویسی تاکید کرد: براین اساس ما موظف هستیم که دانش آموختگان را بگونه اي تربیت کنیم که به کارآفرینان خوبی تبدیل شوند. 

معاون پژوهشی دانشگاه رازي به رصد اشتغال دانش آموختگان دانشگاهی توسط وزارت علوم طی چندسال اخیر هم اشاره کرد و گفت:
هرچند تا چندسال پیش به رصد اشتغال دانش آموختگان دانشگاهی کمتر توجه می شد، اما در چندسال اخیر مورد توجه قرار گرفته

 
و دانشگاه رازي هم در این زمینه بخوبی ورود کرده است. 

وي اضافه کرد: همچنین مرکز آموزش هاي مهارتی و مرکز مشاوره شغلی را نیز در دانشگاه به منظور کمک به کارآفرین شدن و

 
اشتغال دانش آموختگان راه اندازي کرده ایم. 

 
نگاه به کارآفرینی را باید از کلان به خُرد تبدیل کنیم 

در ادامه این نشست، دکتر سهراب دل انگیزان رئیس دانشکده علوم اجتماعی دانشگاه رازي هم اظهار کرد: اگر بخواهیم به فضاي

 
کارآفرینی ورود کنیم، باید حرکتی از پایین به بالا داشته باشیم و نگاه از کلان به خرد تبدیل شود تا توسعه منطقه اي انجام گیرد. 

وي با بیان اینکه توسعه منطقه اي مستلزم توجه به سه اصل مهم است، عنوان کرد: در برنامه هاي توسعه اي باید به نقش راهبران

 
محلی توجه شود و آنها را حذف نکرد. 

این استاد اقتصاد به لزوم توجه به نهادهاي اجتماعی هم اشاره اي کرد و در ادامه گفت: همچنین هربرنامه اي را که می خواهیم اجرا

 
کنیم باید در قالب کارآفرینی تعریف شود، درغیر اینصورت نتیجه اي در بر نخواهد داشت. 

انتهاي پیام



جلسه هم اندیشی رئیس دانشگاه جامع علمی کاربردي استان سمنان با روساي

مراکز علمی کاربردي استان سمنان برگزار شد

شماره خبر:  245  |  تاریخ: 1399/08/26
منبع: دانشگاه جامع علمی

کاربردي

واحد استان سمنان -

به گزارش روابط عمومی دانشگاه جامع علمی کاربردي واحد استانی سمنان، جلسه هم اندیشی دکتر محمد تقی قربانیان رئیس
دانشگاه جامع علمی کاربردي واحد استانی سمنان با روساي مراکز علمی کاربردي استان سمنان در خصوص اعلام نظر در خصوص
تغییر نام دانشگاه با حضور کلیه پرسنل دانشگاه در تاریخ 25 آبان ماه سال جاري در دانشگاه جامع علمی کاربردي واحد استانی

 
سمنان برگزار شد . 

در ابتدا دکتر قربانیان ضمن آرزوي تندرستی و تبریک و خوش آمد به سه رئیس جدید مراکز مون گارشو، روستا و هنرآفرین پویان از

 
روساي مراکز خواست در امر ثبت نام و شروع کلاس مجازي دانشجویان جدیدالورود اهتمام لازم را مبذول دارند. 

در ادامه دکتر قربانیان در خصوص تغییر نام دانشگاه گزارشی از مباحث مطرح شده در جلسه هیات رئیسه دانشگاه با روساي واحدهاي

 
استانی را بیان نمود و از روساي مراکز خواستند نظرات خود را در این جلسه اعلام کنند. 

رئیس دانشگاه جامع علمی کاربردي استان سمنان در خاتمه تاکید داشت: انتظار می رود که مراکز با پشتکار و جدیت فراوان در
راستاي اهداف دانشگاه حرکت نمایند و همچنین در خصوص رعایت پروتکل هاي بهداشتی و پیشگیري از شیوع و گستردگی ویروس
کرونا با تمام توان و همکاري کلیه پرسنل اقدامات لازم را به عمل آورند، همچنین پیگیري در خصوص برگزاري کلیه کلاسها به
صورت مجازي و حضور کلیه دانشجویان در کلاسها تاکید نمودند. همچنین برگزاري رویدادهاي شتاب را با اطلاع رسانی در بستر

 
اینترنت و تبلیغات به جلو پیش ببرند تا بتوانیم اقدامات بسیار خوبی را در راستاي موضوع اشتغال و کارآفرینی انجام دهیم. 

در ادامه هریک از روساي مراکز علمی کاربردي استان سمنان  نظرات و پیشنهادات خود را در خصوص تغییر نام دانشگاه بیان نمودند.

شایان ذکر است این جلسه باحضور مهندس محمدرضا طحان ناساري رئیس نظارت و ارزیابی واحداستانی، مهندس فرهاد مکاري نسب
کارشناس مسئول امور پژوهشی واحد استانی، رسول دوست محمدي رئیس اداره حراست واحد استانی، فرشته اصحابی رئیس اداره
برنامه ریزي درسی و گسترش آموزش عالی  واحد استانی، اعظم السادات حسینی نژاد رئیس خدمات آموزشی واحد استانی، امید
هدایت کارشناس فارغ التحصیلان واحد استانی برگزار و موضوعات مهم فرهنگی، آموزشی، پژوهشی، نظارتی و مربوط با حراست

 
توسط همکاران واحد استانی به آگاهی روساي مراکز رسانده شد. 



 
 

 
 





طرح هاي حمایتی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی جهت ایجاد اشتغال

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  246  |  تاریخ: 1399/08/26

خبرگزاري آریا - مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی
مازندران طرح کارورزي، یارانه دستمزد و مشوق بیمه اي را
به عنوان طرح هاي حمایتی دولت جهت ایجاد اشتغال

 
برشمرد. 

به گزارش روابط عمومی اداره کل تعاون، کارو رفاه
اجتماعی استان مازندران، هشتمین جلسه شوراي
هماهنگی تعاون کار ورفاه اجتماعی مازندران با حضور
کامران اصغري مدیرکل و رییس شوراي هماهنگیاستان و
مدیران کل دستگاه هاي تابعه وزارت تعاون کار و رفاه

 
اجتماعی استانبه میزبانی تامین اجتماعی استان برگزار شد. 

کامران اصغري در این جلسه درباره طرح هاي حمایتی وزارت تعاون، کار و رفاهاجتماعی جهت ایجاد اشتغال اظهار کرد: کارفرمایان
کلیه کارگاههاي اقتصادیبخش خصوصی و تعاونی که نسبت به بکارگماري نیروي کار جدید از میان فارغالتحصیلان دانشگاهی داراي
مدرك تحصیلی لیسانس و بالاتر اقدام نمایند وجه حقبیمه سهم کارفرما بعلاوه سه درصد سهم بیمه بیکاري (جمعاً به میزان
23درصدحداقل دستمزد تعیین شده از سوي شوراي عالی کار) مربوط به نیروي کار جدیدجذب شده حداکثر تا دوسال، ماهانه از

 
سوي وزارت تعاون کار و رفاه اجتماعی بهحساب کارفرما واریز می شود. 

وي شرایط احراز نیروي کار جدید را داشتن مدرك تحصیلی لیسانس و بالاتر درکلیه رشته هاي تحصیلی، حداکثر 38سال سن (مدت
زمان خدمت وظیفه به حداکثر سنافراد ذکور اضافه می شود)، حداکثر سابقه تامین اجتماعی متقاضی از 36ماهتمام کمتر باشد عنوان

 
کرد. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی مازندران داشتن مجوز فعالیت از مراجعرسمی کشور و کد بیمه کارگاهی را از جمله شرایط
برخورداري کارفرمایان از طرحمشوق بیمه اي بر شمرد و گفت: جذب افراد بیکار شده از شیوع کرونا از طریقاین طرح در اولویت قرار

 
دارد. 

وي از جمله ویژگی هاي طرح مشوق بیمه اي کارفرمایان را عدم محدودیتظرفیت پذیرش نیروي کار جدید بیان کرد و افزود: پرداخت
وجه مشوق از سویاداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان مستقیماً به حساب کارفرما، امکانبهره مندي واحدهاي آسیب دیده از
کرونا از طرح (حتی با بکارگیري مجدد نیرویبیکار شده قبلی)، امکان بهره مندي کارگاه هاي جدید التاسیس، امکان استفادهاز بیمه

 
بیکاري براي افراد جذب شده در قالب طرح در صورت بیکار شدن را ازدیگر مزایاي طرح فوق دانست. 

اصغري با اشاره به اینکه تا کنون حدود 70 درصد اعتبارات مربوط به تسهیلاتکرونا در استان پرداخت شده است، بیان کرد: مازندران

 
جزء سه استان برتر ازلحاظ پرداخت در سطح کشور است. 

 
وي تصریح کرد: بحث مسکن کارگران و بازنشستگان و مستمري بگیران در حال پیگیري است. 

اصغري در بخش دیگري اجراي طرح کارورزي دانشآموختگان دانشگاهی را از طرح هایحمایتی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی
جهت ایجاد اشتغال اعلام کرد وافزود: افزایش قابلیت جذب و اشتغال دانش آموختگان از طریق انتقال مهارت وتجربه در محیط کار



براي ورود به بازار کار، ایجاد انگیزه کارآفرینی و کسب وکار در دانش آموختگان، ارتقاء اخلاق و صلاحیت حرفه اي دانش آموختگان

 
وفراهم ساختن زمینه انتقال دانش از دانش آموخته به بنگاه اقتصادي از اهدافاجراي این طرح است. 

وي بیان کرد: طرح یارانه دستمزد یکی از برنامه ها و سیاست هاي دولت در حوزهاشتغال در شرایط بحران اقتصادي است و به
کارآفرینانی که جویندگان کار شاملافراد با تحصیلات دیپلم و دانش آموختگان دانشگاهی را جذب کنند 30 درصدیارانه دستمزد می

 
دهد. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی مازندران تصریح کرد: یارانه دستمزد، وجهیاست که توسط دولت به موجب این دستورالعمل به
صورت ماهانه بابت بخشی ازدستمزد نیروي کار جوینده کار زیر 37 سال به کارفرما پرداخت و منابع این طرحاز محل منابع پیش

 
بینی شده اشتغال در قانون بودجه سنواتی، کمکهاي مردمی ومنابع ناشی از اجراي هدفمندي یارانه ها تامین می شود. 

اصغري افزود: در ابتداي امر اطلاع رسانی همه جانبه به واجدین شرایط اعم ازجویندگان کار(شامل افراد داراي تحصیلات
متوسطه(دیپلم) و بالاتر با اولویتفارغ التحصیلان دانشگاهی) و کارگاه هاي واجد شرایط متقاضی شاغلین مورد نظرجهت ثبت اطلاعات
در سامانه مربوطه به نشانیالکترونیکی(https://pyd.mcls.gov.ir) در دستور کار معاونت کارآفرینی واشتغال این اداره کل قرار

 
گرفت. 

وي در بخش دیگري اظهار کرد: طرح مهارت آموزي در محیط کار واقعی» با رویکردایجاد بسترهاي لازم براي اشتغال مولد و پایدار و
همچنین استمرار و تثبیتاشتغال فرصت هاي موجود و مورد نیاز جامعه به ویژه در مشاغل خرد و خانگی بااستفاده از ظرفیت بخش
هاي غیردولتی در توسعه آموزش هاي مهارتی و نیاز برایاستفاده از ظرفیت هاي آموزشی موجود در محیط هاي کارگاهی و در راستاي

 
توسعه وتنوع الگوهاي آموزشی تدوین شده است. 

مدیرکل تامین اجتماعی مازندران که میزبانی این جلسه را برعهده داشت، تعدادکل بیمه شدگان در استان را یک میلیون و 623 هزار

 
و 238 نفر اعلام کرد وافزود: 61 درصد این بیمه شدگان اجباري و 37 درصد بیمه شدگان خاص هستند. 

سید اصغر محمودي با اشاره به اینکه 323 هزار نفر مستمري بگیر بیمه تامیناجتماعی هستند، افزود: ضریب نفوذ بیمه اي در استان

 
59 درصد است. 

 
وي با اعلام اینکه 90 درصد درآمد ما از حق بیمه بیمه شدگان است، ادامه داد: نیاز است مطالبات ما هرچه زودتر پرداخت شود. 

محمد خورشیدي مدیر درمان تامین اجتماعی مازندران نیز از اجراي طرح 3070سازمان تامین اجتماعی ، دوشنبه هاي دیجیتال
،اجري طرح نسخه الکترونیک ،تحویل دارو به بیماران مزمن به درب منازل همچنین طرح اصلاح و استانداردسازي بیمارستانهاي

 
کوچک مقیاس خبر داد. 

در این جلسه هریک از مدیران کل حاضر در جلسه ضمن ارائه گزارشی از اقدامات وتلاشهاي دستگاه مربوطه به بیان مسائل و
مشکلات خود پرداختند.



بسترسازي براي حمایت از خلاقیت و نوآوري دانشجویان دختر

منبع: دانشجوشماره خبر:  247  |  تاریخ: 1399/08/26

به گزارش گروه دانشگاه خبرگزاري دانشجو، به نقل از وزارت علوم، غلامرضا غفاري معاون فرهنگی و اجتماعی وزارت علوم،
تحقیقات و فناوري در آئین اختتامیه رویداد کمند (کار، مهارت و نوآوري دانشجویان دختر) دانشگاه هاي استان لرستان،

گفت: اجراي رویداد کمند، باعث توسعه کارآفرینی و افزایش مشارکت اجتماعی و ...

به گزارش گروه دانشگاه خبرگزاري دانشجو، به نقل از
وزارت علوم، غلامرضا غفاري معاون فرهنگی و اجتماعی
وزارت علوم، تحقیقات و فناوري در آئین اختتامیه رویداد
کمند (کار، مهارت و نوآوري دانشجویان دختر) دانشگاه
هاي استان لرستان، گفت: اجراي رویداد کمند، باعث
توسعه کارآفرینی و افزایش مشارکت اجتماعی و اقتصادي

 
زنان در جامعه می شود. 

وي اظهار داشت: اجراي رویداد کمند، مرهون این موضوع است که مسئولیت پذیري اجتماعی دانشگاه ها بیشتر از گذشته شود و

 
دانشگاه یک دانشگاه کارآفرین باشد. 

وي بیان کرد: هرچقدر میزان مهارت آموزي و مشارکت اجتماعی و اقتصادي دانشجویان به ویژه دانشجویان دختر، بیشتر شود سریع

 
تر می توان در مسیر توسعه پایدار، گام برداشت. 

غفاري تصریح کرد: اجراي برنامه هایی همچون رویداد کمند (کار، مهارت و نوآوري دانشجویان دختر)، بسترسازي مناسب براي
حمایت از خلاقیت ها و نوآوري هاي دانشجویان دختر است و نتایج اجتماعی و اقتصادي مثبتی براي جامعه به دنبال دارد.



مهمترین چالش هاي پیش روي کارآفرینی در ایران

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  248  |  تاریخ: 1399/08/26

معاون هماهنگی امور اقتصادي استانداري کرمانشاه گفت : درك نکردن درست از شرایط بین المللی، غافل ماندن از تحولات
لحظه اي دنیا از جمله مهمترین چالش هاي پیش روي کارآفرینی در ایران است .

به گزارش گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از
کرمانشاه؛ هدایت حاتمی معاون هماهنگی امور اقتصادي
استانداري کرمانشاه گفت : درك نکردن درست از شرایط
بین المللی، غافل ماندن از تحولات لحظه اي دنیا، نداشتن
برنامه منسجم، بروکراسی اداري، بی توجهی به تربیت
کارآفرین در مدارس و دانشگاه ها و حمایت نکردن از
ریسک هاي کارآفرینی از جمله مهمترین چالش هاي پیش

 
روي کارآفرینی در ایران است. 

او به بیان مهمترین چالش ها و مشکلات حوزه کارآفرینی در کشور پرداخت و با بیان اینکه دنیاي امروز دنیایی رقابتی است، گفت :

 
در چنین دنیایی، مبناي کار اصولا روي خلق مزیت ها و به ویژه مزیت هاي رقابتی است. 

او با تاکید براینکه کارآفرینان باید تلاش کنند تا از این دنیاي رقابتی عقب نمانند، ادامه داد: به نظر می رسد یکی از دلایل عمده اي
که روحیه کارآفرینی در کشور تضعیف می شود، این است که کارآفرینان ما عموما با شکست مواجه می شوند که این مسئله به دلیل

 
درك نکردن درست از شرایط بین المللی و رقابت ها و واقعیت هایی که در آن وجود دارد، است. 

معاون اقتصادي استانداري کرمانشاه افزود: لحاظ نکردن همین موضوع در معادلات اقتصادي، اجتماعی و سیاسی ما را از گردونه رقابت

 
هاي بین المللی عقب نگاه داشته و از تحولات لحظه اي هم که در دنیا رخ می دهد، عقب هستیم. 

او نداشتن برنامه اي منسجم و منظم در حوزه کارآفرینی را یکی دیگر از مشکلات این حوزه در کشور دانست و گفت: اگر به کشوري
همچون آلمان که سقف بالایی از تجارت کالا و خدمات در دنیا را دارد، نگاه کنیم، می بینیم که این کشور سالانه بین 1300 تا 1400
میلیارد دلار صادرات آن هم تنها در 19 تا 20 رشته دارد. این امر نشان می دهد که این کشور یک هم افزایی بوجود آورده و

 
کارآفرینی را برمبناي مزیت هایی که دارد جهت داده، درحالی که ما فاقد چنین برنامه هایی در کشور هستیم. 

حاتمی با تاکید بر لزوم احترام و پاسداشت کارآفرینان در کشور، افزود: متاسفانه ضعف چارچوب ها و شفافیت ها باعث شده تا تعدادي
از کارآفرینان سر از بازداشتگاه ها و زندان ها دربیاورند، درحالیکه معتقدم نباید برخوردي قهري با این افراد داشت، چراکه براي جامعه

 
اي که ضعف تعداد کارآفرینان دارد، بسیار خطرآفرین خواهد بود. 

او از بروکراسی هاي اداري به عنوان یکی از چالش هاي مهم پیش روي توسعه کارآفرینی نام برد و افزود: از آنجایی که بروکراسی هاي



اداري می تواند انگیزه و ایده کارآفرین را بگیرد، براي همین در کرمانشاه تلاش کرده ایم تا این فرآیند هاي پیچیده اداري را از پیش

 
روي کارآفرینان برداریم. 

معاون استانداري کرمانشاه به دیگر مشکل پیش روي تقویت فضاي کارآفرینی در کشور هم اشاره کرد و گفت: بسیاري از افراد پس از
اینکه از دانشگاه فارغ التحصیل می شوند، جسارت ورود به حوزه کارآفرینی را ندارند که این نشان می دهد که نه در مدرسه و نه در

 
دانشگاه روي تربیت کارآفرین کار چندانی نکرده ایم. 

او ادامه داد: حمایت نکردن از ریسک هاي کارآفرینی باعث شده تا خیلی ها به این حوزه ورود نکنند که معتقدم براي این مسئله باید

 
یک چارچوب حمایتی و بیمه اي ترسیم کنیم تا روحیه کارآفرینی را تقویت کنیم. 

حاتمی بازگرداندن ثبات اقتصادي، اصلاح فرآیند هاي کاري و الکترونیکی کردن فضاي سرمایه گذاري، پاسداشت کارآفرینان و تقویت
فضاي کارآفرینی، افزایش مهارت ها و حمایت از کارآفرینان موفق را راهکاریی براي تقویت فضاي کارآفرینی خواند .



شهرك آبزي پروري در اردبیل ایجاد می شود

منبع: شبکه ایرانشماره خبر:  249  |  تاریخ: 1399/08/26

مدیرکل شیلات استان اردبیل از ایجاد شهرك تخصصی آبزي پروري و نیز بازارچه تخصصی فروش آبزیان در این استان
خبرداد.

مدیرکل شیلات استان اردبیل از ایجاد شهرك تخصصی
آبزي پروري و نیز بازارچه تخصصی فروش آبزیان در این

 
استان خبرداد. 

میرآرمان واعظی روز دوشنبه در نشستی با سرپرست
فرمانداري نیر اظهارداشت: اردبیل بازار مجزایی براي فروش
آبزیان ندارد و این در حالی است که آبزیان یکی از مهم
ترین بخش هاي رژیم غذایی شهروندان را تشکیل می

 
دهد. 

وي افزود: اردبیل یکی از استان هاي قطب پرورش ماهی در کشور است که با راه اندازي شهرك آبزي پروري و بازارچه تخصصی

 
فروش آبزیان ، تولید و فروش آن در استان رونق بیشتري خواهد گرفت. 

وي با تاکید به اینکه سرمایه گذار بخش خصوصی براي احداث بازار اعلام آمادگی کرده است، اضافه کرد: نیازمند حداقل 2 هزار

 
مترمربع فضا در داخل شهر هستیم تا بتوانیم این بازارچه را دایر کنیم. 

واعظی همچنین به امکان سنجی مناطق توسعه پرورش ماهیان آبزي در شهرستان نیر اشاره کرد و افزود: نیر یکی از مناطق مطرح در

 
بحث پرورش ماهیان است. 

 
سرپرست فرمانداري نیر هم در این نشست گفت: این شهرستان ظرفیت هاي بالقوه اي براي توسعه پرورش ماهیان دارد. 

شجاع اقبالی افزود: با توجه به اینکه بخش عمده اي از تولید ماهی استان از نوع قزل آلا است، تنوع بخشی به پرورش ماهی ضرورت

 
دارد. 

وي گفت: هشت مزرعه پرورش ماهی با تولید سالانه 240 تن در شهرستان نیر فعال است که نقش مهمی در ایجاد اشتغال و
کارآفرینی در منطقه دارند و به منظور حمایت از این حرفه امسال بیش از 240 هزار قطعه ماهی نیز در سدهاي معیشتی شهرستان

 
رهاسازي شد. 

وي افزود: شهرستان نیر داراي چهار مزرعه ذخیره پرورش ماهیان سردآبی به ظرفیت پنج تن ، 2 مزرعه پرورش ماهیان سردابی تیپ
به ظرفیت 4.5 تن و سه مزرعه پرورش ماهیان سردابی به ظرفیت 240 تن می باشد که 50 نفر بطور مستقیم و 100 نفر بطور



 
غیرمستقیم در این بخش مشغول فعالیت دارند. 

فرماندار نیر تشریح کرد: این شهرستان همچنین داراي هفت منبع آبی از جمله سدهاي خاکی و سدهاي بتنی است که سالیانه بطور

 
متوسط 250 تن ماهی در آنها پرورش داده می شود. 

اقبالی گفت: در سال گذشته در این شهرستان 263 تن انواع ماهیان گرم آبی و 253 تن ماهیان سردآبی از نوع قزل آلاي زنگین کمان

 
تولید و روانه بازار مصرف شد. 

وي استعداد بالاي این منطقه را در صنعت آبزي پروري در کنار زراعت تاثیرگذار دانست و افزود: در راستاي تحقق اهداف اقتصادي
مقاومتی و جهش تولید ،اقدام و عمل امیدواریم با در اختیار گذاشتن تسهیلات لازم و حمایت از پرورش دهندگان ماهی میزان به هزار

 
تن در سال افزایش یابد. 

اقبالی با اشاره به اینکه در شهرستان نیر منابع آبی زیادي وجود دارد، گفت: زمین هاي مرغوب کشاورزي در منطقه کم است و می
توان با اولویت قرار دادن توسعه شیلات از منابع آبی بخوبی استفاده کرد./ ایرنا



نگاه جامعه به زندانی در جهت بازپروري عادلانه باشد

منبع: شبستانشماره خبر:  250  |  تاریخ: 1399/08/26

حجتی پور گفت: نگاه اصلی در زندان مبتنی بر اصلاح و تربیت است و باید نگاه جامعه به زندانی و خانواده زندانی در جهت
بازپروري عادلانه باشد.

حجتی پور گفت: نگاه اصلی در زندان مبتنی بر اصلاح و تربیت است و باید نگاه جامعه به زندانی و خانواده زندانی در جهت

 
بازپروري عادلانه باشد. 

به گزارش خبرنگار خبرگزاري شبستان از بیرجند، «ابوالفضل
حجتی پور» امروز (26 آبان) در آیین تکریم مدیرکل و معارفه
سرپرست اداره کل زندان هاي استان خراسان جنوبی، اظهار کرد:
امام خمینی(ره) فرمودند زندان باید به دانشگاه تبدیل شود و به
فرمایش مقام معظم رهبري نیز زندان باید به آموزشگاه نیکی ها

 
تبدیل شود. 

معاون توسعه مدیریت و منابع سازمان زندان ها و اقدامات تامینی
و تربیتی با بیان اینکه هم اکنون شعار مسئولان تبدیل شدن زندان ها به دانشگاه و آموزشگاه نیکی است، گفت: اما شاید با نگاه
ظاهري هضم و پذیرش این صحبت نسبت به افرادي که هنجارشکن هستند، مشکل باشد ولی این مهم امروز با بیانات رهبر انقلاب

 
تحقق می یابد. 

وي افزود: قوانین و مقرراتی که در اجتماع وضع می شود در راستاي برقراري نظام و زندگی مبتنی بر قانونمداري است چرا که وضع

 
قانون به تنهایی فاقد ارزش است و قانون زمانی ارزش و اعتبار پیدا می کند که ضمانت اجرایی داشته باشد. 

حجتی پور با اشاره به اینکه قوانین و مقررات در حوزه اخلاقیات یک ضمانت اجرا دارد، عنوان کرد: اما آنچه موجب نظم است ضمانت

 
کیفري است که مهمترین و باارزش ترین نوع ضمانت قانون است. 

معاون توسعه مدیریت و منابع سازمان زندان ها و اقدامات تامینی و تربیتی بیان کرد: مهمترین فواید ضمانت کیفري، اثر بازدارندگی و

 
پیشگیري از وقوع جرم است. 

به گفته وي فلسفه وضع حدود در اسلام مبتنی بر اصلاح و تربیت و کمال آفرینی است که این مهم در قصاص هم مبناي عقلایی و

 
اصلاحی دارد. 

وي بیان کرد: نگاه اصلی در زندان مبتنی بر اصلاح و تربیت است و باید نگاه جامعه به زندانی و خانواده زندانی در جهت بازپروري



 
عادلانه باشد. 

حجتی پور ادامه داد: وظایف و تکالیف امور زندان با منابع در اختیار همخوانی ندارد بنابراین اصلاح و تربیت، نیازمند کمک همه نهادها

 
و اشخاص حقیقی و حقوقی است. 

معاون توسعه مدیریت و منابع سازمان زندان ها و اقدامات تامینی و تربیتی در بخش دیگري از سخنانش عنوان کرد: امروز در مقوله
بهداشت و درمان با توجه به شیوع ویروس کرونا، نگهداري 200 هزار زندانی در فضاي بسته کار دشواري است اما کرونا به زندان ها

 
سرایت نکرده و اگر بوده، بسیار محدود و کنترل شده است. 

وي در پایان اظهار کرد: زندان هاي خراسان جنوبی جزو زندان هایی است که در حوزه اشتغال و فرهنگی رتبه هاي برتر را داشته و
امیدواریم خدمات قبلی همچنان با رویکرد ارتقایی ادامه یابد.



مرکز خلاقیت و نوآوري مددجویان کمیته امداد در خوزستان ایجاد می شود

منبع: شبستانشماره خبر:  251  |  تاریخ: 1399/08/26

شیبه با اشاره به سیاست هاي اشتغال کمیته امداد در قالب الگوهاي نوین اشتغال و تبیین نظام راهبري شغلی، از ایجاد مرکز
خلاقیت و نوآوري جهت حمایت از فعالیت هاي نوین اشتغال مددجویان با همکاري پارك علم و فناوري خبر داد.

شیبه با اشاره به سیاست هاي اشتغال کمیته امداد در قالب الگوهاي نوین اشتغال و تبیین نظام راهبري شغلی، از ایجاد مرکز

 
خلاقیت و نوآوري جهت حمایت از فعالیت هاي نوین اشتغال مددجویان با همکاري پارك علم و فناوري خبر داد. 

به گزارش خبرنگار خبرگزاري شبستان از اهواز، «جمال شیبه»
امروز (دوشنبه 26 آبان) در نشست تخصصی با رئیس پارك علم
و فناوري استان، رویکرد جدید کمیته امداد را خودکفایی
مددجویان، توانمندسازي و ایجاد شغل از طریق مشاغل نوین و
دانش بنیان دانست و اظهار کرد: مرکز خلاقیت و نوآوري جهت
حمایت از فعالیت هاي نوین اشتغال مددجویان با همکاري پارك

 
علم و فناوري ایجاد می شود. 

مدیر کل کمیته امداد امام خمینی (ره) خوزستان با تشریح سیاست هاي اشتغال امداد در قالب الگوهاي نوین اشتغال و تبیین نظام
راهبري شغلی، هدایت و پشتیبانی در مسیر توسعه اشتغال افزود: با شناسایی استعدادها، حمایت و هدایت آنها و تعامل با
مراکزآموزشی ارائه آموزش هاي مهارتی، معرفی به بانک هاي عامل اعطاي تسهیلات قرض الحسنه اشتغال نظارت بر حسن انجام کار و

 
پایداري طرح هاي اشتغال مددجویان به مدت پنج سال انجام می شود. 

وي با اشاره به همکاري کمیته امداد با پارك علم و فناوري خوزستان در زمینه توسعه اشتغال هاي دانش بنیان افزود: همکاري
دوجانبه، در جهت بسترسازي مطلوب براي فعالیت شرکت هاي دانش بنیان و خلاق زیر مجموعه پارك موجب ایجاد اشتغال مولد و

 
درآمد پایدار براي خانواده هاي تحت حمایت امداد می شود. 

«ناجی عبیاوي» اضافه کرد: در راستاي توسعه اشتغال هاي نوین، نوآورانه، خلاق و دانش بنیان نشست تخصصی اشتغال با پارك علم و

 
فناوري استان آماده سازي بازگشایی مرکز نوآوري حامی با همکاري پارك علم و فناوري برگزار شد. 

معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد خوزستان ابراز کرد: پیرو تفاهم نامه قبلی با پارك علم و فناوري مبتنی بر توانمندسازي و
پایدارسازي اقتصادي مددجویان، تعامل با مراکز علمی و دانشگاهی جهت گیري سرمایه هاي اجتماعی دانشجویان و دانش آموختگان،
هدف همکاري کمک و افزایش ثروت حمایت از محصول، توانمندسازي اقشار آسیب پذیر با ایجاد مشاغل جدید و ارتقاي مشاغل

 
خانگی است. 



در ادامه «ایرج کاظمی نژاد» در نحوه شناسایی استعدادها و حمایت و هدایت آنها، ارائه خدمات مشاوره علمی و برگزاري کارگاه هاي
آموزشی پژوهشی در زمینه پیشرفت هاي علمی، توانمندسازي مخترعان، مبتکران و تامین اعتبار مورد نیاز براي اعطاي تسهیلات،

 
همکاري می کند. 

مدیر پارك علم و فناوري خوزستان بر لزوم نقش آفرینی بیشتر شرکت هاي دانش بنیان و نخبگان در به کارگیري ظرفیت شرکت ها
و مجموعه هاي ذیل پارك در توسعه اشتغال نیازمندان تاکید و آمادگی مجموعه پارك علم و فناوري خوزستان را جهت هر گونه

همکاري اعلام کرد.



الزامات توسعه اقتصاد فضاي مجازي در ایران

منبع: تسنیمشماره خبر:  252  |  تاریخ: 1399/08/26

دیجیتالی سازي اقتصاد با هدف رشد اقتصادي و اشتغال از مسائل مهم اقتصاد فضاي مجازي است. در این گزارش به شش
الزام توسعه اقتصاد دیجیتال می پردازیم.

دیجیتالی سازي اقتصاد با هدف رشد اقتصادي و اشتغال از
مسائل مهم اقتصاد فضاي مجازي است. در این گزارش به
شش الزام توسعه اقتصاد دیجیتال می پردازیم. - اخبار

 
اقتصادي - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم«پرونده حکمرانی فضاي
مجازي»، امروزه دیجیتال سازي اقتصاد با رویکرد ارتقاي
بهره وري، افزایش رشد اقتصادي و ایجاد اشتغال به عنوان
یکی از رویکردهاي غالب در اغلب کشور هاي جهان درآمده
است. با توجه به ساختارهاي سنتی حاکم بر تولید و

تجارت کشور و پایین بودن توان رقابتی اقتصاد که با پایین بودن نرخ رشد بهره وري، رشد اقتصادي نازل و نرخ بیکاري بالا به ویژه
نرخ بیکاري دانش آموختگان همراه است، توسعه اقتصادي دیجیتالی براي حل بخشی از مشکلات کشور در این یک الزام است. در این

 
گزارش به الزامات اقتصاد دیجیتال می پردازیم: 

 
اول: فرهنگ سازي و توسعه اخلاق 

فرهنگ خلاقیت، نوآوري و کارآفرینی از اجزاي اصلی رشد پایدار در اقتصاد دانش بنیان به شمار می روند. جوامع مبتنی بر نوآوري،
اولویت بیشتري را به خلاقیت در شکل ایده ها، مفاهیم، دانش، نظریه ها و مدل هاي کسب و کار جدید می دهند. در این محیط
تمرکز اصلی سیاست ها بر سه موضوع مهم است: کاهش اثرات نامطلوب اجتماعی شکست، کمک به فرآیندهاي کارآفرینی و نوآوري و

 
اعطاي پاداش به رفتارهاي خلاق، نوآور و کارآفرین. 

 
دوم: تدوین قوانین و مقررات مناسب 

با توجه به موانع موجود در فضاي اقتصاد دیجیتالی، دولت در حوزه قانونگذاري باید رویکردي فعالانه همگام با تغییر فناوري ها داشته
باشد. نقش دولت در توسعه صنعت دانش و تجارت الکترونیکی با محوریت تنظیم این صنعت است. به نظر می رسد دولت ها باید بر
حوزه هایی تمرکز کنند که به تنهایی قادر به اداره آن باشند، یعنی ارائه چارچوب قانونی شفاف، اجراي قوانین، حمایت از مالکیت

 
معنوي و سیاست هاي رقابتی صحیح. 

با استفاده از فناوري اطلاعات و ارتباطات، هر روزه مدل ها و روش هاي کسب و کار جدید با ایده هاي انتزاعی تر و مفهومی تر پدیدار



می شوند. تنظیم مقررات مربوط به تایید امضاهاي الکترونیکی، یکی از موضوعات کلیدي کشورها تلقی می شود. در این فرآیند،
کشورها یکی از این سه رویکرد را اتخاذ کرده اند: رویکرد حداقلی که تمرکز اصلی آن بر حذف موانع قانونی موجود است. رویکرد

 
تجویزي، یعنی تجویز فناوري یا پروتکل خاص و یا ریکرد ترکیبی و دو لایه اي است. 

 
سوم: شبکه سازي 

از نظر کارشناسان در قلب اقتصاد دیجیتالی یک مجموعه اي از روابط پیچیده اي و پویایی وجود دارد. این روابط در سراسر اقتصاد
تسري پیدا می کند و اپراتورهاي شبکه، خرده فروشان، عرضه کنندگان کارت هاي اعتباري، شرکت هاي پشتیبان و مشتري ها را به

 
هم متصل می کند. 

شبکه ها مسیري را فراهم می کنند که طی آن، مصرف کنندگان قادر هستند به شبکه خدمات متصل شوند اعم از اینکه آنچه آنها می
خواهند و آنچه آرزو دارند، دسترسی داشته باشند. در نظریه هاي اقتصادي، شبکه ها یعنی ارائه خدمات که روي شبکه انتقال می یابد
و به صورت کالاهاي همگن در نظر گرفته می شود. کیفیت ارائه خدمات در شبکه از بعد سرعت، کیفیت و قابل اعتماد بودن متفاوت

 
است. 

 
چهارم: زیرساخت هاي الکترونیکی 

در اندازه گیري جامعه اطلاعاتی شاخص هاي اشتراك تلفن همراه، اشتراك تلفن ثابت، اشتراك تلفن ثابت فعال در پهناي باند،
اشتراك تلفن همراه فعال در پهناي باند و استفاده از اینترنت به عنوان مهمترین شاخص هاي اصلی و زیرساختی اقتصاد دیجیتالی
معرفی شده است. این شاخص ها در گزارش اندازه گیري جامعه اطلاعاتی که هر ساله توسط اتحادیه جهانی مخابرات منتشر می شود،
وجود دارد. نکته قابل توجه در شاخص هاي یاد شده این است که آنها تنها تصویري از تحولات ابزارها و زیرساخت هاي دسترسی به
ارتباطات و فناوري را نشان می دهد، اما اینکه بر جامعه و اقتصاد چه آثاري دارند، پوشش نمی دهد. بنابراین براي ارزیابی اقتصاد
دیجیتالی و تحولات آن نیاز به شاخص هایی است که بتواند همه وجوه آن را تبیین کند. زیرساخت ها یا توان دسترسی (ابزارهاي
ارتباطی تلفن، پهناي باند، رایانه و اینترنت) و میزان به کارگیري یا شدت مصرف فناروي دیجیتال و توانمندي یا دانش استفاده از

 
فناوري از جمله وجوه اقتصاد دیجیتالی است. 

 
از همین پرونده بیشتر بخوانید: 

«فضاي مجازي، تهدید یا فرصت؟»|بازي هاي رایانه اي خارجی؛ ابزاري براي تحریف واقعیت/ محتواي اصلی بازي هاي پرفروش دنیا

 
چیست؟ 

 
فضاي مجازي، تهدید یا فرصت؟|تأثیرات منفی استفاده افراطی کودکان از گوشی و تبلت چیست؟ 

 
قوانین سختگیرانه اتحادیه اروپا براي حمایت از کودکان و نوجوانان در فضاي مجازي 

 
ضرورت توجه به حکمرانی فضاي مجازي در بازي هاي رایانه اي/ بازار بازي هاي رایانه اي در اشغال شرکت هاي خارجی 

 
حکمرانی داده ها در فضاي مجازي؛ انگیزه ها و اهداف 

 
فضاي مجازي، تهدید یا فرصت؟| 6 راهکار براي نقش آفرینی موثر ایران در حکمرانی بین المللی فضاي مجازي 

 
ساختار دولتی فضاي مجازي در کره جنوبی/ 77 درصد شهروندان کره اي از اینترنت ملی استفاده می کنند 

 
فضاي مجازي، تهدید یا فرصت؟|شبکه ملی اطلاعات؛ راهکار مقابله با کودك آزاري در فضاي مجازي 

 
فضاي مجازي، تهدید یا فرصت؟| اصول راهبردي سند سایبري ایالات متحده آمریکا 



 
فضاي مجازي، تهدید یا فرصت؟|مهمترین سناریوهاي حکمرانی فضاي مجازي در آلمان چیست؟ 

 
«فضاي مجازي، تهدید یا فرصت؟»|6 مزیت راه اندازي شبکه ملی اطلاعات در ایران 

 
فضاي مجازي، تهدید یا فرصت؟|راه اندازي شبکه ملی اطلاعات در چین از چه زمانی آغاز شد؟ 

فضاي مجازي، تهدید یا فرصت؟| راه مقابله با انحصارگرایی آمریکا در اینترنت، استقلال در فضاي مجازي است/ نگرانی آمریکایی ها از

 
راه اندازي شبکه ملی اطلاعات در ایران 

 
«فضاي مجازي، تهدید یا فرصت؟»|نفوذ جریان معاند به شبکه هاي داخلی اینترنت/ ضرورت تحقیق و تفحص از وزارت ارتباطات 

 
پنجم: پلتفرم مناسب 

پلتفرم در توسعه اقتصاد دیجیتالی نقش اساسی دارد. پلتفرم هاي دیجیتالی نظاماتی هستند که نهادها و موجودیت ها روي آن ساخته
می شوند و براي همه دسترس پذیر است. پلتفرم موفق آن پلتفرمی است که به وسیله افراد توانمند، نوآوري را افزایش می دهد،
کسب و کارها را ایجاد می کند و ایده هاي جدید را پرورش می دهد و به تبع آنها، بازارها و جامعه را تغییر می دهد. نقش پلتفرم در
اقتصاد دیجیتال شامل سهولت در انتقال، محاسبات ابري، شبکه هاي اجتماعی و محاسبه هاي مربوط به داده هاي حجیم دانسته شده

 
است. 

 
ششم: توسعه شبکه پهن باند 

در سیاست ها و راهبردهاي مربوط به رونق بخشی به تقویت زیرساخت ها در جهان الکترونیکی بحث پهن باند مطرح می شود. جهان
الکترونیکی کارآمد نیازمند برخورداري از زیرساخت هاي پایه اي مناسب براي رسیدگی به امور شهروندان یا فراهم کردن شبکه هاي
قدرتمندي است که در سایه آن کسب و کارها قادر به انجام فعالیت باشند. یک نقطه کانونی مهم، سیاست هاي موفق فناوري اطلاعات
مربوط به سوئد، دانمارك و بلژیک است که شبکه هاي ارتباطاتی با پهناي باند متراکم در سراسر کشورشان فراهم کرده اند. در کشور
ما این مهم، با راه اندازي شبکه ملی اطلاعات امکانپذیر خواهد بود. اصل آن است که دولت مسئول تضمین در دسترس بودن این

زیرساخت ها در سراسر کشور باشد؛ هر چند گسترش پهناي باند باید در وهله نخست براي بازیگران بازار تامین شود.



توسعه تعاونی ها منجر به پایداري اشتغال می شود

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  253  |  تاریخ: 1399/08/26

خبرگزاري آریا -  معاون امورتعاون وزارت تعاون ،کارورفاه
اجتماعی به ضرورت ترویج بیش از پیش فعال سازي و
تشکیل تعاونی ها در سطح کشور اشاره کرد و افزود: توسعه
بخش تعاون به توسعه رفاه اجتماعی و ایجاد اشتغال پایدار
منطقه اي از طریق سرمایه هاي خرد مردمی منجر می

 
شود. 

به گزارش مرکزروابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت تعاون،
کار و رفاه اجتماعی، "محمد کبیري"که در مراسم پایانی
"مسابقات مناظره ملی تعاون" سخن می گفت از

 
افتتاحرسمی "اندیشکده تعاون" به زودي خبرداد . 

وي با قدردانیاز سازمان اموردانشجویان ومعاونت فرهنگی جهاد دانشگاهی گفت: این همکاري مشترك برایترویج فرهنگ تعاون

 
ضروري است. 

معاون امورتعاونوزارت تعاون ، کارورفاه اجتماعی افزود: درگذشته امورترویجی حوزه تعاون منحصربهجامعه تعاونگران بود اما در سال
هاي اخیر با توجه به اهمیت تعاون که طبق متن قانوناساسی یکی ازسه رکن اصلی اقتصاد کشور است، مباحث ترویجی علاوه بر تعاون

 
گران در میانگروه هاي مرجع نیز دنبال شد. 

کبیري ادامهداد: با کمتر شدن ریسک سرمایه گذاري در بخش تعاون، نقدینگی حاضر در جامعه به سمتتعاونی ها هدایت شده و

 
اشتغال و تولید رونق پیدا می کند. 

معاون امورتعاونوزارت تعاون ، کارورفاه اجتماعی با بیان اینکهیکی از مهم ترین گروه هاي مرجعی که همواره به دانش و تخصص آنها
نیاز است، دانشگاهیانهستند خاطر نشان کرد: در این راستا همکاري با مجموعه جهاد دانشگاهی در بخش مسابقاتتخصصی مناظره در

 
حوزه تعاون اولین گام بود. 

وي با پیشنهادگنجاندن مناظرات دانشجویی در حوزه تعاون در تقویم سالانه و تاکید بر ادامه اینهمکاري با جهاد دانشگاهی، توجه

 
بیشتر به اندیشه هاي صاحب نظران و اساتید براي تهیهسر فصل مسابقات را خواستار شد. 

کبیري با اشارهبه اهمیت بخش تعاون در اقتصاد دنیا گفت: مجموع دارایی هاي حوزه تعاون در سطح دنیانزدیک به 20 هزار میلیارد

 
دلار بوده و گردشمالی 300تعاونی شاخص جهان سالانه 2100 میلیارد دلار است. 

وي به ضرورتتلاش جدي براي احیاي اعتماد عمومی به بخش تعاون اشاره کرد و گفت: تا کنون گام هایزیادي براي توسعه شفافیت و

 
نوآوري توسط معاون امور تعاون وزارت تعاون، کار و رفاهاجتماعی برداشته شده است. 

معاون امور تعاون وزارت تعاون ، کارورفاه اجتماعی، اصلاح قوانین،چابک سازي روند بروکراتیک و حمایت هدفمند از تعاونی هاي

 
اشتغال زا به شرطی که حیاتتعاونی ها به دولت گره نخورد را براي توسعه بخش تعاون ضروري دانست. 

 
مراسم پایانی"مسابقات مناظره ملی تعاون" با همکاري معاونت امور تعاون و سازمان جهاددانشگاهی برگزار شد. 



عیسی علیزاده، معاون امور فرهنگی جهاد دانشگاهی و فرشاد مومنی،اقتصاددان و استاد دانشگاه علامه طباطبایی از داوران این مسابقه
بودند.



نقش اساسی منطقه ویژه اقتصادي خلیج فارس در اقتصاد هرمزگان

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  254  |  تاریخ: 1399/08/26

خبرگزاري آریا - منطقه ویژه خلیج فارس جزو مناطق
اقتصادي برتر کشور و قطب صنعت فولاد محسوب میشود.
این منطقه تاکنون عملکرد خوبی در جذب سرمایه گذاري
داشته و این امر موجب اشتغالزایی 12 هزار نفري در استان

 
هرمزگان شده است. 

به گزارش خبرگزاري آریا به نقل از روابط عمومی منطقه
ویژه اقتصادي خلیج فارس , منطقه ویژه خلیج فارس جزو
مناطق اقتصادي برتر کشور و قطب صنعت فولاد محسوب

میشود. این منطقه تاکنون عملکرد خوبی در جذب سرمایه گذاري داشته و این امر موجب اشتغالزایی 12 هزار نفري در استان
هرمزگان شده است. در این خصوص با فریدون همتی، استاندار هرمزگان، به گفت وگو نشسته ایم که مشروح آن را در ادامه میخوانید.

 
در چند سال اخیر، منطقه ویژه خلیج فارس چه نقشی در اشتغال زایی در استان داشته است؟ 

منطقه ویژه اقتصادي صنایع معدنی و فلزي خلیج فارس جزو مناطق اقتصادي برتر کشور محسوب می شود و تاکنون عملکرد قابل
قبولی داشته و زمینه توسعه اقتصادي این استان را فراهم آورده است. این منطقه ظرفیت هاي زیادي براي اشتغال زایی در استان
هرمزگان دارد که باید در همین راستا، با نیازسنجی واحد هاي تولیدي توسط ادارات کل کار و رفاه اجتماعی و فنی و حرفه اي، براي
آموزش نیروهاي بومی نیز اقدام شود. در هیئت مدیره منطقه ویژه اقتصادي صنایع معدنی و فلزي خلیج فارس از مدیران بومی
استفاده شده است که این امر می تواند در چانه زنی براي ایجاد اشتغال بومیان استان موثر باشد تا واحد هاي صنعتی و تولیدي از
نیروهاي بومی و ماندگار هرمزگان بیشتر استفاده کنند. اقدام دیگر در راستاي استفاده حداکثري از ظرفیت نیروهاي بومی استان، به
کارگیري متقاضیان کار از طریق واحد کار منطقه ویژه خلیج فارس بوده است. این امر تاثیر بسزایی در ایجاد اشتغال و به کارگیري
ظرفیت هاي بومی داشته است، به طوري که در سال گذشته بالغ بر یک هزار و 100 نفر از طریق واحد کار منطقه ویژه خلیج فارس
جذب صنایع شده اند. در حال حاضر، نزدیک به 12 هزار نفر پرسنل در منطقه ویژه و شرکت هاي مستقر در آن مشغول به کار
هستند که اکثر آن ها به صورت قراردادي در مجموعه حضور دارند و از این تعداد نزدیک به 9 هزار نفر با شرکت هاي مادر و بقیه آن

 
ها با شرکت هاي پیمانکاري همکاري می کنند. 

 
با توجه به ظرفیت هاي منطقه ویژه خلیج فارس، مسیر تحقق «جهش تولید» را در این منطقه چگونه ارزیابی می کنید؟ 

با توجه به مزین شدن سال 1399 از سوي مقام معظم رهبري به نام «جهش تولید»، منطقه ویژه خلیج فارس در تلاش است تا با
همفکري تمامی مدیران این منطقه عظیم اقتصادي، توسعه و تکمیل زیرساخت هاي منطقه با سرعت بسیار زیادي پیگیري و اجرایی
شود. مدیریت این منطقه تاکنون تلاش زیادي براي احیاي واحدهاي تولیدي و همچنین تکمیل و افزایش ظرفیت این واحدها کرده
است که این امر، ضمن بازگشت سرمایه، از خروج ارز جلوگیري می کند و بازآفرینی در تولید و اشتغال جمعیت زیادي از مردم بومی
منطقه را در پی دارد. یکی از مهم ترین برنامه هاي این منطقه در سال جاري، تکمیل پروژه هاي عمرانی نیمه تمام در منطقه ویژه
خلیج فارس است که در صورت انجام آن، جهش بزرگی در تکمیل زیرساخت هاي منطقه ویژه رخ خواهد داد و این امر باعث سهولت
در کار سرمایه گذاران در راستاي اجراي برنامه هاي توسعه اي خواهد شد. با اجراي طرح هاي توسعه اي، تولید و اشتغال نیز افزایش



 
پیدا خواهد کرد که این امر یکی از مصادیق تحقق شعار «جهش تولید» است. 

 
چه اهدافی براي منطقه ویژه خلیج فارس در راستاي توسعه صنایع فلزي کشور ترسیم شده است؟ 

منطقه ویژه اقتصادي صنایع معدنی و فلزي خلیج فارس از مناطق برتر کشور در زمینه تولید فولاد، آلومینیوم و روي به شمار می رود.
اهدافی که براي این منطقه تعریف شده است این منطقه را به قطب فولاد کشور، قطب تولید آلومینیوم، مرکز تخلیه و بارگیري مواد
معدنی و نفتی، قطب انرژي و قطب صادرات و جذب سرمایه گذاري خارجی و داخلی تبدیل خواهد کرد. همچنین این منطقه از
موقعیت و ظرفیت هاي لازم براي تبدیل هرمزگان به قطب صنعت فولاد (با تولید سالانه 10 میلیون تن فولاد) برخوردار است. داشتن
برق و گاز، نزدیکی به بندرها و کاهش هزینه تولید از جمله مزیت هاي این منطقه ویژه اقتصادي محسوب می شود. در حال حاضر،
11 شرکت مادر و 154 شرکت پیمانکاري در منطقه ویژه اقتصادي خلیج فارس مشغول به فعالیت هستند که یکی از مهم ترین و
عظیم ترین این شرکت ها مجتمع فولاد هرمزگان است که پیشرفته ترین کارخانه فولادي کشور نیز محسوب می شود. هم اکنون
طرح هاي توسعه تولید فولاد در استان هرمزگان براي رسیدن به چشم انداز 10میلیون تن تولید در این حوزه در دست اجراست و از

 
محصولات تولیدي از فولادِ تولیدشده در این استان در صنایع کشتی سازي و ساخت مخازن و خطوط نفت و گاز استفاده می شود. 

 
با توجه به شرایط تحریمی در کشور، منطقه ویژه در جذب سرمایه گذاري داخلی و خارجی تا چه میزان موفق عمل کرده است؟ 

فراهم آوردن شرایط جذب سرمایه گذار داخلی و خارجی و هدایت آن ها در جهت احداث واحدهاي صنعتی و معدنی انرژي بر و
فرآوري مواد معدنی و همچنین رشد توسعه اقتصادي، افزایش فرصت هاي شغلی، افزایش و توسعه فناوري هاي جدید حوزه تولید،
مهارت هاي مدیریتی، ارتقاي کیفیت تولیدات و افزایش توان صادرات به منظور رقابت در بازارهاي جهانی از جمله مهم ترین اهداف
ترسیم شده این منطقه است. این منطقه خوشبختانه تاکنون عملکرد خوبی داشته و سرمایه قابل توجهی را جذب کرده است. میزان
سرمایه جذب شده در این منطقه در یک دهه اخیر نزدیک به 9میلیارد دلار اعلام شده است که در نتیجه آن، 23شرکت در حال
فعالیت هستند. تقاضا براي مشارکت بخش خصوصی در این منطقه زیاد است و با برنامه ریزي هاي صورت گرفته، شرایط براي ورود
بخش خصوصی تسهیل خواهد شد و با فراهم کردن زیرساخت ها، شاهد ورود و جذب موج جدید سرمایه گذاري در منطقه ویژه خلیج

 
فارس خواهیم بود. 

 
برنامه هاي منطقه اقتصادي ویژه خلیج فارس تا چه میزان بر وضعیت معیشتی و اجتماعی مردم منطقه تاثیرگذار است؟ 

زمانی «جهش تولید» در زندگی روزمره عموم مردم حس خواهد شد که رونق تولید، اشتغال زایی را نیز در پی داشته باشد. بنابراین
در شرایط ناشی از شیوع کرونا، که با تشدید تحریم ها نیز همراه شده است، باید با فعال سازي پروژه هاي راکد، سبب رضایتمندي
مردم از لحاظ اقتصادي و معیشتی شویم. پتانسیل هاي زیادي در منطقه ویژه خلیج فارس وجود دارد که در صورت فعال سازي آن
ها، این منطقه با فاصله از سایر مناطق، قطب تجاري ایران خواهد شد و این امر در شرایطی که کشور در حال عبور از اقتصاد نفتی
است، می تواند حائز اهمیت باشد. این منطقه براي اهالی استان هرمزگان یک نعمت است و نقشی اساسی در رشد اقتصادي این استان

 
دارد و همواره تاثیراتی مستقیم و غیرمستقیم بر معیشت مردم این استان گذاشته است. 

 
در چند سال اخیر، سطح تعاملات میان استانداري و منطقه ویژه خلیج فارس چگونه بوده و چه نتایجی را به همراه داشته است؟ 

استانداري هرمزگان، با توجه به نقش و جایگاه منطقه ویژه اقتصادي خلیج فارس، همواره در زمینه هاي «تخصیص زمین مناسب»،
«رفع مشکلات سرمایه گذاران از طریق کارگروه هاي استان»، «پیگیري هاي حقوقی»، «کمک به اراضی پشتیبانی» و «تسهیل در
صدور سند واگذاري و رفع تداخل اراضی» حمایت خود را نشان داده و هیچ گاه در پشتیبانی همه جانبه خود از این منطقه مضایقه
نکرده است. در سال هاي اخیر، تعاملات خوبی میان استانداري و منطقه ویژه در حوزه هاي اقتصادي، اجتماعی و فرهنگی صورت
گرفته است که یکی از آن ها تفاهم نامه توسعه و افزایش ظرفیت تولید فولاد تا سقف 10 میلیون تن در منطقه ویژه اقتصادي خلیج
فارس با مشارکت بخش خصوصی بود که در تیرماه سال گذشته، با حضور استاندار هرمزگان و معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت و
رئیس هیئت عامل ایمیدرو، امضا شد. بر اساس این تفاهم نامه، از این پس مجوز طرح هاي توسعه اي فولاد در منطقه ویژه اقتصادي

 
خلیج فارس در بندرعباس در قالب کنسرسیوم تولید 10 میلیون تن فولاد صادر می شود. 

 
نقش منطقه ویژه خلیج فارس در ایفاي مسئولیت هاي اجتماعی را چگونه ارزیابی می کنید؟ 

منطقه ویژه خلیج فارس صرفا یک بنگاه اقتصادي نیست و همواره تلاش داشته است که در حوزه مسئولیت هاي اجتماعی نیز منافع



ذي نفعان اصلی خود یعنی مردم منطقه را مد نظر قرار دهد. براي مثال، از آغاز شیوع ویروس کرونا در استان هرمزگان، منطقه ویژه
خلیج فارس بیش از 30 میلیارد ریال به حوزه سلامت اختصاص داده است تا وضعیت بهداشتی و درمانی مردم عزیز این منطقه ارتقا
یابد. با اجراي طرح انتقال پساب بندرعباس به منطقه ویژه اقتصادي خلیج فارس، مطالبه بحق مردم هرمزگان براي وارد نشدن پساب
به آب دریا محقق می شود و زیرساخت هاي منطقه ویژه نیز تقویت خواهند شد که این فرایند به تامین آب پایدار براي صنایع، جذب
بیشتر سرمایه گذار در حوزه صنعت و ایجاد «جهش تولید» کمک می کند. این امر به ارتقاي سطح محیط زیست، بهداشت و زندگی

 
عمومی مردم استان منجر خواهد شد. 

 
منطقه ویژه خلیج فارس چه نقشی در آموزش و افزایش مهارت هاي شغلی مردم بومی داشته است؟ 

یکی از برنامه هاي منطقه ویژه خلیج فارس در سال «جهش تولید» براي افزایش اشتغال زایی، سازوکارهایی مانند افزایش مهارت
آموزي براي جوانان جویاي کار است. در این راستا، مذاکراتی با اداره کل فنی و حرفه اي هرمزگان صورت گرفته است تا دوره هاي
آموزشی بر اساس نیاز واحد هاي صنعتی مانند آتش نشانی، جوشکاري، هدایت جرثقیل سقفی و... براي جویندگان کار برگزار شود.
پیش از این، براي مشاغلی مانند جوشکاري یا براي آموزش مهارت هدایت جرثقیل سقفی نیروي متخصص از خارج از استان تامین

می شد، اما خوشبختانه، با برگزاري این دوره هاي آموزشی، نیروهاي متخصص در این زمینه ها از داخل استان تامین خواهند شد.



نوآوري از ایده تا اجرا

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  255  |  تاریخ: 1399/08/26

خبرگزاري آریا - مسعود توفیقیمدیرعامل موسسه علوم و

 
فنون کیش و مدیر مرکز نوآوري کیش 

به گزارش خبرگزاري آریا به نقل از روابط عمومی سازمان
منطقه آزاد کیش؛ موسسه آموزشی علوم و فنون کیش
وابسته به سازمان منطقه آزاد کیش در سال 1367 با هدف
آموزش ملوانان و دریانوردان به نام ""علوم و فنون دریایی
صیادي کیش"" آغاز به کار کرد. در ادامه با توجه به نیاز
کشور، آموزش زبان هاي خارجی را در برنامه خود قرار داد
و اکنون با بیش از 130 شعبه در سراسر ایران، یکی از

 
بزرگترین مراکز آموزش زبان هاي خارجی در کشور محسوب می گردد. 

 
در حال حاضر ماموریت و رسالت موسسه عمدتا در سه محور آموزشی، پژوهشی و نوآوري متمرکز است. 

 
حوزه آموزش 

در حوزه آموزش زبان هاي خارجی، برند آموزش زبان کیش در خانواده هاي ایرانی نامی آشناست. با شیوع ویروس کرونا و تعطیلی
مدارس و آموزشگاه ها لزوم برگزاري کلاس هاي آنلاین و به روز نگه داشتن سطح دانش جوانان به خصوص در حوزه فرار زبان امري
ضروري شده و با مزیت هاي جالب توجهی که این شیوه آموزشی براي مخاطبان فراهم آورده بستري مناسب براي فراگیري ایجاد
کرده است. لذا از ابتداي سال 1399 با راه اندازي پلتفرم آموزش آنلاین و استفاده از ظرفیت هاي آموزشی موسسه و حضور اساتید
برجسته، این دوره ها در فصل هاي بهار، تابستان و پاییز با شرکت هزاران زبان آموز از سراسر کشور برگزار شده است. با توجه به طیف
وسیع مخاطبان، در حال حاضر کلاس هاي آنلاین موسسه هم به صورت خصوصی و هم به صورت عمومی و البته با ظرفیت محدود و

 
مکالمه محور برگزار می شود. 

موسسه علوم و فنون کیش همچنین در برگزاري دوره هاي تربیت مدرس حضوري و آنلاین، دوره هاي آموزشی ویژه مدارس و
سازمان ها و همچنین تولید محتواي آموزشی در قالب پادکست، مقاله و ویدئوهاي آموزشی با موضوعات مختلف از آموزش زبان در

 
سفر تا موضوعات کاربردي دیگر همت گمارده است. 

موسسه علوم و فنون کیش علاوه بر برگزاري دوره هاي آموزش زبان، دوره هاي فنی حرفه اي در شاخه هاي مختلف، دور ه هاي
آموزشی حوزه گردشگري، مدیریت کسب و کار، آموزش فرهنگ کیشوندي و همچنین دوره هاي ضمن خدمت کارکنان سازمان
منطقه آزاد کیش از دیرباز توسط موسسه علوم و فنون کیش برگزار می شده و در حال حاضر نیز به صورت آنلاین در حال برگزاري

 
است. 

 
حوزه پژوهش 

این موسسه علاوه بر حوزه آموزش، تهیه طرح هاي پژوهشی و تحقیقاتی منطقه آزاد کیش را نیز برعهده دارد. طرح هاي متعددي در
حوزه هاي مختلف فرهنگی، اجتماعی، زیست محیطی و غیره انجام شده و برخی دیگر نیز در حال پیگیري و انجام است. برخی از آنها
عبارتند از: طرح تدوین آیین نامه مهاجرت منطقه آزاد کیش، طرح نیمرخ و اطلس اجتماعی جزیره کیش، طرح جامع مطالعات شهر



هوشمند کیش، طرح پیمایش مصرف کالاهاي فرهنگی، طرح سنجش کیفیت مدارس، طرح پایش سلامت روان، بررسی پیامدهاي

 
کرونا در جزیره کیش، طرح تبیین الگوي مدیریتی، تنظیم سند ارتقاي زنان کیش و طرح پایش منابع آب. 

 
حوزه نوآوري 

سومین محور فعالیت موسسه علوم و فنون کیش که در یک سال گذشته قوت گرفته است ارائه خدمات چرخه ایده تا محصول نوآوري
و تجاري سازي فناوري و حمایت از شرکت هاي دانش بنیان و استقرار آن ها در مرکز نوآوري کیش است. این موسسه در واقع بهره
بردار مرکز نوآوري کیش است. تاکنون بیش از 40 شرکت دانش بنیان پس از مصاحبه و ارزیابی بیش از 150 درخواست از شرکت

 
هاي متعدد، در این مرکز مستقر شده اند و تعداد دیگري نیز در حال ارزیابی جهت استقرار هستند. 

 
فلسفه وجودي مرکز نوآوري کیش 

باعنایت به تاکید مدیرعامل محترم سازمان منطقه آزاد کیش درخصوص ایجاد تحول بنیادي در جزیره کیش و توسعه اقتصاد دانش
بنیان و اکوسیستم نوآوري و توجه ویژه به اقتصاد مبتنی بر دریا و هوشمندسازي جزیره، موسسه علوم و فنون کیش با آماده سازي
ساختمان مرکز نوآوري کیش در راستاي حمایت از فعالیتهاي نوآورانه و استارتآپی، گامهاي موثر و ارزشمندي را برداشته است که
امید است با حضور شرکت هاي دانش بنیان، خلاق صادراتی، استارت اپها، شتابدهنده ها و صندوق هاي ریسک پذیر در این مرکز،
جزیره کیش به عنوان نقطه اتصال ملی و بینالمللی و نقطه عطفی براي پایلوت در سایر مناطق آزاد و در سطح کشور معرفی گردد. این
اتفاق با همکاري و همراهی موثر معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري در پی تفاهم نامه سه جانبه این معاونت و سازمان منطقه

 
آزاد کیش و صندوق نوآوري و شکوفایی می باشد. 

موسسه علوم و فنون کیش به عنوان بازوي آموزشی، پژوهشی و فناوري سازمان منطقه آزاد کیش و هدایت کننده فعالیت هاي شرکت
هاي دانش بنیان در راستاي برطرف کردن نیازهاي جزیره زیباي کیش ایفاي نقش می کند و به نوعی ارتباط دهنده این شرکت هاي

 
نوآور و خلاق با نیازهاي سازمان منطقه آزاد کیش و جزیره زیباي کیش می باشد. 

 
چارچوب راهبردي و چشم انداز مرکز نوآوري کیش 

بر مبناي شرایط جغرافیایی جزیره زیباي کیش و مختصات و مشخصات اجتماعی و اقتصادي جزیره در جنوب ایران و با عنایت به نظر
دولت در توسعه نوار ساحلی جنوب و جزایر، شرکت هایی که دانش بنیان هستند و ایده ها و محصولات فناورانه در حوزه اقتصاد دریا،
سواحل و جزایر دارند مورد توجه جدي مرکز نوآوري کیش قرار می گیرند به نحوي که چشم انداز مرکز در راستاي توسعه فناوري

 
جهت گسترش محصولات فناورانه در این حوزه تعریف شده است. 

 
محور فعالیت هاي مرکز نوآوري کیش 

موضوعاتی نظیر شهر هوشمند، اقتصاد دریا و سواحل، تفریحات دریایی، محیط زیست دریا و گردشگري دریایی همگی از موضوعات
کلیدي جزیره کیش می باشند که باید در مرکز نوآوري کیش به آن ها توجه ویژه گردد. در این راستا تاکنون مراکز نوآوري دانشگاه
هاي امیر کبیر و علم و صنعت، شرکت هاي دانش بنیان، شتابدهنده ها و صندوق هاي پژوهش و ففناوري در مرکز نوآوري کیش

 
استقرار یافته و خواهند یافت. 

 
استقرار شرکت هاي دانش بنیان 

از نیمه دوم سال 1398 بیش از 165 شرکت دانش بنیان، خلاق و فناورانه درخواست خود جهت استقرار در مرکز نوآوري کیش را از
طریق وبسایت موسسه علوم و فنون کیش و طرق دیگر ثبت نموده اند و طی جلسات مصاحبه حضوري و آنلاین تاکنون 40 شرکت از

 
آن ها در مرکز نوآوري کیش استقرار یافته اند و سایرین نیز در مرحله عقد قرارداد می باشند. 

تلاش شده که با ایجاد یک بسته حمایتی و ایجاد چتر حقوقی از شرکت ها در مرکز نوآوري کیش حمایت گردد. لازمه این مهم این
بوده که زنجیره تمام اقدامات و فعالیت هایی که باید اتفاق بیافتد تا شرکت موفق شود روشن و به صورت نظام نامه ها و دستورالعمل
ها آماده شود که این اتفاق هم اکنون در مرکز نوآوري کیش افتاده و با حمایت از همه بخش هاي این زنجیره اعم از فیزیکی، مالی و

 
توسعه بازار تعریف گردیده است. 

 
تامین منابع مالی جهت گسترش فناوري در جزیره کیش 

در نظر داریم نسبت به ایجاد صندوق غیردولتی پژوهش و فناوري کیش به عنوان یک صندوق ریسک پذیر اقدام کنیم. این صندوق از



شرکت هاي دانش بنیان از طریق اعطاي تسهیلات مالی حمایت می کند و به ایجاد یک اکوسیستم نوآوري پویا در جزیره کیش و به
تولید نیمه صنعتی طرح هاي پژوهشی و فناورانه کاربردي کمک می کند. این صندوق همچنین در ارائه خدمات کارشناسی و ارزیابی

 
طرح هاي فناورانه مساعدت می نماید. 

 
بازطراحی و فضاسازي در مرکز نوآوري کیش 

در سال گذشته جهت کسب ایده از مراکز نوآوري متعددي بازدید به عمل آمد تا از تجارب نمونه هاي مشابه در تجهیز مرکز نوآوري
کیش استفاده شود. در این راستا مطالعه و بررسی تطبیقی زیر ساخت ها و پتانسیل هاي ساختمان مرکز نوآوري در مقایسه با آنها

 
انجام شد و در ادامه برنامه ریزي فضایی مرکز نوآوري کیش صورت پذیرفت و وارد مرحله اجرایی شد. 

Event ،بازطراحی و اجراي فضاهاي مورد نیاز شامل فضاسازي و پارتیشن بندي دفاتر کار شرکت ها، فضاهاي کار اشتراکی
Center و فضاي رویداد همکف، ترمیم نماي کامپوزیتی ساختمان و اصلاح و ایمن سازي سازه هاي الحاقی مربوطه و درزبندي نما

 
بوده است که همگی حاصل زحمات چندین ماهه و مستمر تیم اجرایی موسسه علوم و فنون کیش و مرکز نوآوري کیش است. 

 
ساماندهی تجهیزات و تاسیسات مرکز نوآوري کیش 

طراحی و اجراي شبکه FTTH و دوربین مداربسته بر بستر شبکه فیبر نوري در ساختمان مرکز به منظور ایجاد یک زیر ساخت بهینه
و به روز جهت بهره برداري از انواع سیستم هاي تعاملی مورد نیاز حال و آینده، نوسازي و احیاي سیستم هاي برودتی ساختمان مرکز
همراه با اصلاح ساختاري در جهت بهینه سازي، تعمیر و راه اندازي چیلر تحویلی از سوي سازمان منطقه آزاد کیش، طراحی و اجراي
شبکه جمع آوري آب حاصل از سیستم هاي برودتی به منظور بازچرخانی آب، راه اندازي سیستم برق اضطراري ساختمان، محوطه

 
سازي و نورپردازي نماي ساختمان همگی فعالیت هایی است که در خصوص تجهیز مرکز نوآوري کیش صورت پذیرفته است. 

 
توجه مرکز نوآوري کیش به موضوع گردشگري 

مرکز نوآوري کیش در نظر دارد در خصوص موضوعات حائز اهمیت در جزیره کیش و در راستاي هرچه فعال بودن این مرکز در رفع
نیازهاي جزیره کیش اقدام به برگزاري رویدادهاي مرتبط و جلب مشارکت صاحبان ایده نماید. در این خصوص تاکنون رویدادهاي
متعددي نیز برگزار شده و یا در حال راي زنی جهت برگزاري است. به عنوان مثال رویداد جذب ایده تفریحات و بازي هاي دریایی
اسفندماه 98 برگزار شد. در این رویداد که از سراسر کشور در آن مشارکت نمودند صاحبان ایده هاي منتخب در حوزه گردشگري و
بازي هاي دریایی در مرکز نوآوري کیش حضور پیدا کردند و ایده هاي خود را ارائه نمودند. فراخوان رویداد جذب ایده برگزاري
جشنواره هاي جزیره کیش با در نظر داشتن ملاحظات بهاشتی کرونا نیز بهار امسال اطلاع رسانی شد و ایده هاي ارسالی در مرحله
ارزیابی قراردارد. رویداد بعدي رویداد نیازسنجی تقاضاي محصولات فناورانه منطقه آزاد کیش براي شرکت هاي دانش بنیان است که

 
احصاء نیاز فناورانه از معاونت هاي و شرکت هاي تابعه سازمان منطقه آزاد کیش و سایر اشخاص حقیقی و حقوقی را شامل می شود. 

تمامی رویدادهاي برگزار شده و در حال برگزاري فرم الکترونیکی مدونی در وبسایت موسسه علوم و فنون کیش دارند و شرکت
کنندگان با تکمیل آن در یک چارچوب منظم ایده خود را ثبت می کنند و پس از ارزیابی هاي لازم با هدف حمایت از ایده هاي برتر

 
و قرارگرفتن آن ها در چرخه تبدیل شدن به محصول در روز مقرر ارائه نهایی انجام می گیرد. 

 
افتتاح فرهنگسراي مرکزي کیش 

اوایل آبان ماه قرارداد بهره برداري از فرهنگسراي مرکزي کیش جهت استقرار فناوري هاي نرم و صنایع خلاق فرهنگی فی مابین
مؤسسه علوم و فنون کیش و سازمان تجاري سازي فناوري و اشتغال دانش آموختگان (ستفا) جهاد دانشگاهی کشور منعقد شد. طی
این همکاري، واحدهاي تحت پوشش جهاد دانشگاهی شامل واحدهاي فناور، خلاق و هویت ساز حوزه فرهنگ و هنر و رسانه و
همچنین مراکز رشد و شتابدهند ه ها در فضاهاي تعیین شده از سوي مؤسسه علوم و فنون کیش، در چارچوب شیوه نامه اجرایی

 
مرکز نوآوري کیش پس از افتتاح فرهنگسراي مرکزي (20 آبان روز کیش) آغاز به کار خواهند کرد. 

 
ارزش گذاري برند 

در سال 99 یک اتفاق مهم دیگر در موسسه علوم و فنون کیش ارزش گذاري برند موسسه براي اولین بار از زمان تاسیس بوده است.

امروزه برند بخشی از سرمایه و ثروت یک بنگاه اقتصادي به شمار می آید و کنترل آن جزء فعالیت هاي استراتژیک سازمانی می باشد.
ارزش گذاري برند موسسه علوم و فنون کیش با بیش از 30 سال سابقه امري اجتناب ناپذیر بوده و سمت و سوي مدیریت بازاریابی و



برندینگ موسسه را هدفمندتر خواهد کرد. برند موسسه مهمترین سهم در ثروت و اقتصاد این بنگاه اقتصادي داشته و ارزش گذاري

 
آن نوید تحولات و ارزش آفرینی هاي نوینی را به این مجموعه آموزشی، پژوهشی و فناور می دهد. 

در دنیاي امروز هرچه برندها سنجش پذیرتر شوند شرکت ها نیز با رقابت بیشتر بر ارزش آن می افزایند. ارزش برند وسیله اي براي
افزایش منابع مالی، قیمت گذاري برند و نرخ اعطاي جواز نمایندگی سهام می باشد. سند ارزش گذاري برند موسسه علوم و فنون
کیش با اتکا بر اصول و روش هاي علمی و بررسی و تحلیل انبوه داده ها و رعایت استانداردهاي فنی، حسابداري و سرمایه گذاري با
همکاري شرکت دانش بنیان مورد تایید معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري تدوین گردیده و به تایید کارشناسان رسمی

 
دادگستري رسیده است. 

 
افزایش سرمایه 

حسب تکلیف مجمع عمومی عادي سالیانه موسسه، موضوع افزایش سرمایه موسسه علوم و فنون کیش از محل مازاد تجدید ارزیابی
دارایی هاي ثابت در دستور کار قرار گرفت و در نیمه اول سال 99 اجرایی شد. هدف موسسه علوم و فنون کیش از افزایش سرمایه،
اصلاح ساختار مالی موسسه و در نتیجه افزایش سرمایه برنامه ریزي شده بوده و این مهم می تواند موجب بهبود شرایط اقتصادي

 
موسسه شود. 

نقش محوري سرمایه در دنیاي تجارت امروز بر هیچ کسی پوشیده نیست و یکی از مهمترین ملزومات هر فعالیت اقتصادي فراهم
کردن منابع مالی مورد نیاز بوده و شناسایی راه هاي مختلف تامین مالی و بهره گیري از ابزارهاي مناسب مالی، مدیریت را در اتخاذ
تصمیمات صحیح تر و کسب منافع بیشتر یاري خواهد نمود. ساختار مالی در واحدهاي اقتصادي در واقع نحوه استقرار ارزش دارایی
ها و بدهی ها در صورت وضعیت مالی می باشد و یکی از ابزارهاي موثر جهت مدیریت هزینه سرمایه است و این ساختار زمانی بهینه

 
می گردد که مدیران بتوانند هزینه سرمایه را به حداقل برسانند 

موسسه علوم و فنون کیش با توجه به تجارب و توانمندي هاي کسب کرده در حوزه افزایش سرمایه، شناسایی دارایی معنوي و ارزش
گذاري برند اعلام آمادگی می نماید تا آن را در قالب یک بسته در اختیار سایر شرکت ها و فعالان اقتصادي جزیره کیش قرار می دهد.

 
ارتباط با مشتریان 

از سال گذشته با راه اندازي واحد ارتباط با مشتریان، کارشناسان این حوزه، پیگیرانه پاسخگوي نظرات و پیشنهادات زبان آموزان می
باشند و در صورت وجود مشکل و یا انتقادي موضوع به طور جدي پیگیري و رفع می شود . در حال حاضر تلفن 02141592222

 
جهت مشاره رایگان و دریافت پیشنهادات مشتریان اختصاص یافته و به طور مداوم بازخوردها و نظرات مشتریان بررسی می شود. 

در یک سال گذشته تلاش مضاعفی براي حضور در فضاي مجازي داشته ایم. به طور مشخص به روز نگه داشتن صفحه اینستاگرام
موسسه با آیدي @kishistgram و همچنین وبسایت موسسه به نشانی kish-ist.net در اطلاع رسانی و به اشتراك گذاري

محتواي آموزشی سهم شایانی داشته است.



سرمایه گذاري و حمایت از تولید، مهمترین کار مدیران قزوین است

منبع: ایرناشماره خبر:  256  |  تاریخ: 1399/08/26

قزوین - ایرنا - استاندار قزوین گفت: در شرایط فعلی با جنگ اقتصادي دشمنان و شیوع ویروس کرونا، سرمایه گذاري و
حمایت از تولید، مهمترین کار مدیران استان است تا بتوان براي تثیبت وضعیت موجود اشتغال استان و رونق اقتصادي گام

برداشت.

قزوین - ایرنا - استاندار قزوین گفت: در شرایط فعلی با
جنگ اقتصادي دشمنان و شیوع ویروس کرونا، سرمایه
گذاري و حمایت از تولید، مهمترین کار مدیران استان
است تا بتوان براي تثیبت وضعیت موجود اشتغال استان و

 
رونق اقتصادي گام برداشت. 

به گزارش ایرنا، هدایت جمالی پور روز دوشنبه در مراسم
تکریم و معارفه مدیرکل دفتر جذب و حمایت از سرمایه
گذاري استانداري قزوین، افزود: با توجه به اهمیت موضوع
اقتصاد، رهبر معظم انقلاب چند سالی است که سیاست

هاي کلان کشور را در حوزه اقتصاد انتخاب کرده اند که این موضوع، پیام بسیار مهمی براي مسوولان دارد تا تمرکز زیادي در این

 
بخش داشته باشند. 

وي اضافه کرد:با توجه به تاکیدات مقام معظم رهبري و رییس جمهوري و همچنین فراهم بودن زیرساخت هاي لازم براي سرمایه

 
گذاري و رونق تولید در استان باید با تمام توان و امکانات از تحقق این دو به صورت ویژه حمایت کنیم. 

استاندار قزوین با تاکید بر ضرورت حمایت از بخش خصوصی و فعالان اقتصادي، افزود: باید با تدوین ساز و کارهاي مناسب مبتنی بر

 
قانون، بستر فعالیت فعالان اقتصادي و بخش خصوصی را فراهم کرد. 

جمالی پور با اشاره توانمندي هاي اقتصادي استان قزوین، تصریح کرد: فعالان صنعتی در شرایط سخت اقتصادي قرار دارند و
مشکلاتی نظیر کاهش نقدینگی و کمبود مواد اولیه موجب شده است تا برخی از واحدها به آستانه تعطیلی برسند بنابراین باید همه

 
تلاش و همت ما و سایر مسوولان، تحقق رونق و جهش تولید در استان باشد. 

وي، اداره کل جذب و حمایت از سرمایه گذاري استانداري را یکی از مهمترین حوزه هاي مدیریتی استان دانست و گفت:بر اساس
دستور صادر شده، فرایند سرمایه گذاري در استان، بیش از 45 روز نباید طول بکشد و معطل کردن سرمایه گذاران، خیانت به تولید و

 
فعالان اقتصادي است. 

در ادامه این مراسم از خدمات مرتضی علیخانی مدیر کل سابق دفتر جذب و حمایت از سرمایه گذاري استانداري تقدیر به عمل آمد و

 
سعید نبیل به عنوان مدیرکل جدید این دفتر معرفی شد. 

 
برچسب ها 

 
- وزارت صنعت معدن و تجارت 

- جهش تولید 



 
- استان قزوین 

- هدایت االله جمالی پور



نکوداشت پنجاهمین سال تاسیس پردیس فارابی در قم برگزار می شود

منبع: ایرناشماره خبر:  257  |  تاریخ: 1399/08/26

قم – ایرنا – معاون دانشجویی و فرهنگی پردیس فارابی دانشگاه تهران با بیان اینکه نکوداشت پنجاهمین سال تاسیس این
دانشگاه در بهمن ماه سالجاري در قم برگزار می شود، گفت: ظرفیت هاي علمی کم نظیر پردیس فارابی که تاکنون بسیاري از

آن مغفول مانده است در این نکوداشت تبیین خواهد شد.

قم – ایرنا – معاون دانشجویی و فرهنگی پردیس فارابی
دانشگاه تهران با بیان اینکه نکوداشت پنجاهمین سال
تاسیس این دانشگاه در بهمن ماه سالجاري در قم برگزار
می شود، گفت: ظرفیت هاي علمی کم نظیر پردیس فارابی
که تاکنون بسیاري از آن مغفول مانده است در این

 
نکوداشت تبیین خواهد شد. 

سیدسعیدرضا منتظري روز دوشنبه در گفت و گو با
خبرنگاران، با بیان اینکه پردیس فارابی دانشگاه تهران،
قدیمی ترین و معتبرترین دانشگاه قم است ، افزود: تا
کنون ظرفیت هاي و جایگاه علمی این دانشگاه در سطح

 
استان به خوبی معرفی نشده است. 

وي اظهار داشت: پردیس فارابی داراي چهار دانشکده مدیریت، حقوق، الهیات و مهندسی است که هر یک از این دانشکده ها به دلیل

 
ظرفیت هاي عظیم علمی از جمله افتخارهاي کشور محسوب می شوند. 

وي با بیان اینکه این دانشگاه در برخی رشته ها به ویژه مدیریت حرف اول را در کشور می زند، اظهار داشت: پراستنادترین استادان
کشور در رشته مدیریت در این دانشگاه مشغول فعالیت علمی هستند و این موضوع موجب جذب نخبه هاي علمی کشور به این

 
دانشگاه شده است. 

دبیر اجرایی آئین نکوداشت پنجاهمین سال تاسیس دانشگاه پردیس فارابی دانشگاه تهران گفت: دانشکده حقوق دانشگاه پردیس
فارابی به عنوان قدیمی ترین دانشکده این دانشگاه از جمله مراکز علمی است که مبدع بسیاري از گرایش ها و مباحث علمی حقوق در

 
سطح کشور بوده است. 

وي ادامه داد: آئین نکوداشت پنجاهمین سال تاسیس دانشگاه پردیس فارابی دانشگاه تهران در بهمن ماه امسال برنامه ریزي شده

 
است که با توجه به شیوع کرونا هنوز در مورد حضوري و یا مجازي برگزار کردن این آئین تصمیم گیري نشده است. 

منتظري افزود: 50 سال است که آموزش عالی به صورت سیستماتیک در بالاترین سطح آن در قم مشغول فعالیت است که این



 
پشتوانه تاریخی از جمله افتخارهاي این استان است. 

وي ادامه داد: استفاده از ظرفیت فارغ التحصیلان این دانشگاه، معرفی ظرفیت هاي پردیس براي استفاده در طرح هاي عمرانی مختلف
استان، حل مشکلات استان با انجام پروژه هاي مشترك با پشتوانه دانشگاه تهران و همچنین تقویت ظرفیت بین المللی استان از جمله

 
اهدف برگزاري این نکوداشت است. 

منتظري افزود: تهیه فیلم مستند از فعالیت 50 ساله علمی پردیس فارابی، طراحی لوگو، پرچم و وب سایت نکوداشت، رونمایی از تمبر
یادبود پردیس فارابی دانشگاه تهران، رونمایی از سردیس دکتر محمدحسین ضیایی بیدگلی از جمله افتخارات حقوق کشور و از جمله
عناصر اصلی شکل گیري این دانشگاه و همچنین برگزاري جشنواره هاي مختلف علمی، فرهنگی و هنري از جمله برنامه هاي این

 
نکوداشت است. 

وي ادامه داد: طرح گسترش سایت دوم پردیس با قدرت در دستور کار است تا در بهمن ماه و زمان برگزاري این نکوداشت بخشی از

 
این طرح ها به بهره برداري برسانیم. 

وي گفت: تجلیل از خانواده شهداي پردیس، تجلیل از رئیسان پردیس فارابی دانشگاه تهران از جمله برنامه هاي نکوداشت پنجاهمین

 
سال تاسیس پردیس فارابی دانشگاه تهران است. 

معاون دانشجویی و فرهنگی پردیس فارابی دانشگاه تهران در ادامه با اشاره به فعالیت هاي بنیاد حامیان این دانشگاه گفت: بنیاد
حامیان دانشگاه به همراه خیرین استان، با شیوع کرونا بیش از 150 میلیون تومان کمک نقدي و بهداشتی به دانشگاه علوم پزشکی

 
قم ارائه داده است. 

وي گفت: بنیاد حامیان دانشگاه تهران به عنوان بزرگترین موسسه هاي خیریه سطح ایران تلاش کرده است تا مشکل هاي دانشجویان

 
را در کشور دنبال و برطرف کند که در این راستا بنیاد حامیان پردیس فارابی نیز اقدام هاي گسترده اي در قم انجام داده است. 

منتظري، ایجاد وحدت عملی میان حوزه و دانشگاه را از جمله دیگر اهداف و برنامه هاي این دانشگاه در قم دانست و اظهار داشت:
همایش هاي مختلفی سالانه در حوزه مدیریت، کارآفرینی و بازاریابی و حوزه اقتصاد در سطح پردیس فارابی دانشگاه تهران به منظور

 
ارائه راه کارهاي علمی در این زمینه ها برگزار می شود. 

وي با بیان اینکه سالانه 6 تا هفت همایش بزرگ ملی و بین المللی در پردیس فارابی دانشگاه تهران برگزار می شود گفت: «چالش
کرونا و زندگی مومنانه» عنوان همایشی است که به صورت هفتگی و در طی هشت ماه با حضور سخنرانان ملی و بین المللی در این

 
پردیس برگزار شد. 

معاون دانشجویی و فرهنگی پردیس فارابی دانشگاه تهران گفت: 97 درصد کلاس هاي این دانشگاه با شیوع کرونا از همان هفته اول از

 
طریق فضاي مجازي و برخط برگزار شد که این مهم به واسطه وجود مرکز آموزش هاي الکترونیکی قوي در این دانشگاه بوده است. 

رئیس پردیس فارابی دانشگاه تهران اظهار داشت: با توجه به رتبه دانشگاه تهران در رتبه بندي هاي جهانی ظرفیت جذب دانشجویان

 
مستعد و نخبه در این دانشگاه و به تبع آن پردیس فارابی وجود دارد. 

منتظري، با تاکید بر اینکه این دانشگاه توان حل بسیاري از مشکلات استان را دارد، ادامه داد: پردیس فارابی دانشگاه تهران با ظرفیت



علمی و پشتوانه دانشگاه تهران این ظرفیت را دارد تا مشکلات استان را مرتفع کند و این دانشگاه در این راستا آماده همکاري با تمام

 
نهادهاي دولتی و صنعتی قم است. 

پردیس فارابی دانشگاه تهران در تاریخ 21 مهرماه  1349  در شهر قم تأسیس شد و به عنوان کهن ترین مرکز آموزش عالی این استان
به شمار می رود. این مجموعه دانشگاهی تاکنون چند بار تغییر نام داده است. پردیس فارابی نخست با نام «مدرسه عالی امور قضائی و
اداري»، در خیابان ایستگاه آغاز به کار کرد و از سال 1353 در محل فعلی مستقر گردید.در سال 1392 به منظور ارج نهادن به مقام
والاي فارابی، اندیشمند مسلمان و برجسته ایرانی و حفظ و پاسداري از میراث ملی و معنوي ایران، این مجموعه به نام این فیلسوف

 
نامور آراسته شد. 

 
برچسب ها 

 
- قم 

 
- کارآفرینی 

 
- دانشگاه تهران 

- بنیاد حامیان دانشگاه تهران



بیکاران گرفتار در کوره راه بیمه بیکاري

منبع: شیعهشماره خبر:  258  |  تاریخ: 1399/08/26

این پرسش براي جامعه سرگردان بیکاران به وجود آمده است که تکلیف هزاران نفري که به دلیل رکود اقتصادي از انتهاي
سال گذشته تا امروز، گروه گروه بیکار شده اند یا خواهند شد، چیست؟

 
 <

به گزارش «شیعه نیوز»، فروردین چنین پیامکی به تلفن همراهش رسید: «درخواست شما در سامانه بیمه بیکاري با موفقیت ثبت
گردید. ادامه فرایند متعاقبا اعلام خواهد شد. کد رهگیري: ...». آبان رو به پایان است و هنوز درخواست برقراري مقرري بیکاري این

 
فرد اجابت نشده است. 

تا این لحظه علاوه بر پیامک 18 فروردین، 6 پیامک دیگر هم بر روي نمایشگر تلفن همراهش ظاهر شده است. آخرین پیامک اما
مربوط به 24 مهر است: «کاربر گرامی با درخواست شما موافقت شد.» انتهاي پیامک هم آدرس سامانه جامع روابط کار قرار گرفته
است؛ البته این به معناي پایان کار نیست. آبان رو به پایان است و این «متقاضیِ عزیز» مانند هزاران و شاید صدها هزار نفر دیگر،

 
همچنان اندرخم کوره راه بیمه بیکاري است. 

با تعجب می گوید: «تازه پس از 8 ماه "روابط پیامکی" از کارشناس تامین اجتماعی که در سامانه 1420 پاسخ سوال می دهد، شنیده
ام که باید با مدارك به شعبه تامین اجتماعی مراجعه کنم تا معرفی نامه صادر کنند و سوابق بیمه ام را احراز کنند؛ درحالیکه 17
شهریور کارشناس اداره کار، پایان قردادم را تایید کرد و 24 مهر یعنی روزي که وزارت کار پیامک موافقت نهایی را صادر کرد، نماینده

 
شعبه تامین اجتماعی با "اتمام قرارداد به شرط احراز سابقه تا تاریخ اخراج و داشتن سایر شرایط قانونی" موافقت کرد.» 

با این حال از زمانی که در چند نوبت از شهرستان محل زندگی اش راه شعبه تامین اجتماعی را براي نهایی کردن کار پیموده، فهمیده
است که هزاران نفر دیگر مانند او از 5 صبح پشت در شعبه تامین اجتماعی صف می کشند. شاید فکر کنید که این از قلم گرفته
شدگان سیستم بیمه بیکاري، براي آن 3 ماه مقرري (اسفند، فروردین و اردیبهشت) در این سرما صف می کشند و با پایان یافتن
تعطیلی هایی که دولت از اسفند ماه سال گذشته به دلیل نگرانی از موج اول شیوع کرونا، به اجبار به آن ها تن داد، دیگر به سر کار
بازگشته اند؛ اما اشتباه برداشت کرده اید؛ بیشتر اینها افرادي هستند که نه حقوق بیکاري آن 3 ماه را دریافت کرده اند و نه کاري پیدا

 
کرده اند. 

 
بیهوده امیدوار شدن متقاضیان بیمه بیکاري 

در واقع آن ها می خواهند تا مانند فردي که به شکل عادي به دلایل بیکار شده است، از حقوق بیکاري استفاده کنند. مطابق قانون
بیمه بیکاري، متقاضیان دریافت حقوق یا همان مقرري بیکاري، باید شرایطی را داشته باشند: حداقل 6 ماه سابقه بیمه پردازي و
حداقل 1 سال سابقه کار در آخرین کارگاه. اگر متقاضیان 1 روز کمتر از این 12 ماه، سابقه داشته باشند، مشمول دریافت حقوق
بیکاري نمی شوند. ظهور هولناك کرونا و تشکیل صفی بی انتها از بیکاران، این تلقی را براي جامعه بیکاران بیمه شده ي سازمان
تامین اجتماعی به وجود آورد، که تمام آن ها به هر دلیلی که در سال هاي شیوع کرونا در کشور بیکار می شوند، می توانند از این
حقوق «بخور و نمیر» تا مدتی که کار پیدا می کنند، استفاده کنند. انتشار خبر اختصاص پنج هزار میلیارد تومان از 1 میلیون یورو

 
منابع صندوق توسعه ملی براي تخصیص در حوزه بیکاري و درمان، این گمانه را بیشتر هم تقویت کرد. 



امروز که آب از آسیاب افتاده است و بر اساس اعلام دولت، 720 هزار نفر مشمول دریافت مقرري بیکاري براي اسفند، فروردین و
اردیبهشت شدند، اما این پرسش براي جامعه سرگردان بیکاران به وجود آمده است که تکلیف هزاران هزار نفري که به دلیل رکود

 
اقتصادي از انتهاي سال گذشته تا امروز، گروه گروه بیکار شده اند یا خواهند شد، چیست؟ 

 
امروز همان زمان بحران است 

این بیکاران می گویند: «سال هاي سال حق بیمه پرداخت کردیم تا در زمان بحران دست مان را بگیرد. امروز همان زمان است؛
وانگهی آن زمان که گفتند فعلا همین چند صد هزار تومان تا 1 میلیون تومان را براي این 3 ماه دریافت کنید، باید به این هم فکر

 
می کردند، که عده اي همچنان بیکار می مانند و تعداد زیادي هم به متقاضیان بیمه بیکاري اضافه می شوند.» 

بر مبناي آمار وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، از خرداد بخش عمده اي از این 720 هزار نفر، مشغول به کار شده اند و طبق
اطلاعات ثبتی، تقریباً 193 هزار نفر همچنان بیکار هستند. طبیعی است که افزون بر این 720 هزار نفر، در ماه هاي گذشته عده
زیادي به دلایل «غیر ارادي» از کار بیکار شده اند. به نظر می رسد که بیکاري این عده در میان هیاهوي اختصاص 1 میلیون یورو از

 
محل صندوق بیمه بیکاري براي 3 ماه پرداخت حقوق بیکاري و... گم شد. 

ارزیابی از اینکه در سال جاري چه تعداد بیمه شده سازمان تامین اجتماعی که واجد شرایط دریافت مقرري بیکاري هستند، بیکار شده
اند، وجود ندارد اما تنها تعداد افرادي که از جمع این 720 هزار نفر همچنان نیازمند دریافت حقوق بیکاري هستند، منتشر شده است.

 
وزارت کار همچنین اعلام نکرده است که چه تعداد از این افراد مجدد بیکار شده اند. 

 
بیکاران در به در به دنبال حقوق بیکاري 

فرد بیکاري که این نوشتار را با روایت او آغاز کردیم، با اشاره به نگرانی هاي خود، که در ذهن افرادي مانند او، رسوب کرده است، می
گوید: «همه فکر می کردیم که منابع کافی براي حمایت از نیازمندان به حقوق بیکاري وجود دارد؛ اما آرام آرام می شنیدیم که آن 5
هزار میلیارد تومانی که از محل 1 میلیارد یورو صندوق توسعه ملی براي مصرف در صندوق بیمه بیکاري در بوق و کرنا کرده بودند، در
حال کوچک شدن است. عددي که باید به حساب متقاضیان می نشست هم ناچیز شد. من آن اوایل (فروردین و اردیبهشت) 2 ماه
حقوق بیکاري دریافت کردم؛ به ازاي هر ماه 1 میلیون تومان. اوایل که گفتند که این «علی الحساب» است و بازهم واریز می شود؛ اما
تا امروز که ما بیکاران در به در به دنبال حقوق بیکاري هستیم، ریالی را دریافت نکرده ایم. اینها به کنار، از ما می خواهند که پس از
چند ماه معطلی به شعبه مراجعه کنیم. اینکه می گویند «دلیل حضور شما این است که کارشناس فنی شعبه هنوز سوابق را بررسی
نکرده است و سوابق باید جمع شوند» چه توجیهی دارد؟! اگر لایق ماه ها معطلی بودیم چرا از ابتدا اعلام نکردند تا براي قرار گرفتن

 
در صف بیمه بیکاري از زندگی خود نیفتیم؟ 

 
معطلی ها را پاسخگو باشند 

او به نگرانی دیگر خود هم اشاره می کند: «من 24 مهر پیامک موافقت با درخواست برقراري بیمه بیکاري را دریافت کردم؛ اما در این
بیش از یک ماه هنوز معطل صدور تاییدِ فنی شعبه تامین اجتماعی هستم؛ اما هنوز بسیاري وجود دارند که چند ماه پیش از من این
پیامک را دریافت کرده اند و موفق به دریافت حقوق خود نشده اند. اگر کار آن ها که پیش از من به رسمیت شناخته شده اند، تا این
اندازه تاخیر دارد؛ کار من و مانند من به کجا می رسد؟! و بعد کار افرادي که بعد از ما در این صف قرار می گیرند، به کجا می رسد؟!
اگر منابع کافی را در اختیار ندارند، اعلام کنند، تا علی رغم نیاز مالی و میل باطنی، از دریافت حقوق بیکاري انصراف بدهیم. می دانم
افرادي هستند که به 1 ریال این پول هم نیاز دارند و عده اي هم می خواهند که یکبار هم که شده از بیمه بیکاري خود استفاده
کنند؛ چراکه با این وضع به نظر نمی رسد که هیچ زمان دیگري قادر به استفاده از آن باشند. متاسفانه این معطلی ها و امروز و فردا



کردن ها ما را از صرافت بیمه بیکاري انداخته است؛ درحالیکه فقط حق خود را درخواست می کنیم؛ مانند بیکاران تمام کشورها. پس

 
اگر این حق ما هست، آن را پرداخت کنند و این معطلی ها را پاسخگو باشند.» 

 
سه گروه، محروم از بیمه بیکاري 

در کنار گروهی که مستحق دریافت بیمه بیکاري هستند؛ اما نامشان از فهرست متقاضیان جا مانده است، عده اي هم وجود دارند که
آن ها را به عنوان کارگران شاغل در مشاغل غیررسمی می شناسیم. از آنجا که این عده مشمول قانون کار و تامین اجتماعی نیستند،
از حقوق ناچیز بیمه بیکاري هم بهره مند نمی شوند. گروهی دیگر هم وجود دارند که به دلیل اینکه کارفرما آن ها را بیمه نمی کند یا
اینکه «خود اشتغال» محسوب نمی شوند، خود را به صورت اختیاري بیمه کرده اند. تمام این سه گروه تا آخر عمر از بیمه بیکاري

 
بهره اي نمی برند و همین حداقل را هم به چشم نمی بینند. 

بنابراین در کنار افرادي که براي دریافت بیمه بیکاري صف می کشند و محروم می مانند، نباید این گروه ها را هم فراموش کرد. به
نظر می رسد که قانونگذار باید پوسته سخت و انعطاف ناپذیر، قانون بیمه بیکاري را بشکافد و این گروه ها را هم مورد حمایت قرار
دهد؛ هرچند که این حمایت نیازمند پیش بینی بار مالی و البته تخصیص منابع پایدار براي آن است، تا به سرنوشت صندوق بیمه
بیکاري که امروز بیش از هر زمانی براي حمایت از بیکاران بیمه شده اجباري سازمان تامین اجتماعی دچار بی ثباتی مالی است، دچار

 
نشود. 

ظاهرا این صندوق زیر فشار اقتصادي کرونا، خم شده و تاب آوري خود را از دست داده است؛ چه بسا که این صندوق ناهماهنگ با
شرایط بحرانی، در سال هاي آینده نیازمند کمک بشود؛ چراکه سهم 3 درصدي صندوق بیمه بیکاري از 30 درصد حق بیمه کارگران
کفاف مصارف رو به رو رشد آن را نمی دهد. پیشتر مصطفی سالاري (مدیرعامل سازمان تامین اجتماعی) از ارئه فرمولی به دولت براي
حمایت از صندوق بیمه بیکاري خبر داده بود؛ فرمولی که اگر مورد تایید دولت قرار گرفته باشد، تامین بخشی از منابع پرداخت حقوق

 
بیکاري را که مربوط به خرداد تا مهرماه بود، از محل منابع عمومی فراهم می کرد. 

 
بیکاران در اندوه کسري منابع صندوق بیمه بیکاري 

بر اساس این فرمول، میانگین مقرري بگیران پنج سال قبل صندوق بیمه بیکاري محاسبه می شد تا پرداخت مقرري براي این تعداد،
برعهده تامین اجتماعی باقی بماند؛ اما براي مازاد بر این تعداد مقرري بگیر، 85 درصد از منابع آن را دولت و 15 درصد دیگر را
سازمان تامین اجتماعی از محل منابع داخلی خود فراهم کند. آنگونه که سالاري اعلام کرده بود، از آبان ماه یعنی ماه جاري، سازمان
مانند سال هاي گذشته منابع پرداخت مقرري بیکاري را فراهم می کند؛ اما موضوع این است که هیچ کس چشم انداز تاثیرهاي کرونا
بر تعطیلی هاي کسب و کارها را نمی داند؛ این امر آینده را براي شاغلان بیمه پرداز و سازمان تامین اجتماعی تاریک و نگران کننده

می سازد؛ به ویژه براي بیکارانی که همین امروز هم در اندوه کسري منابع صندوق بیمه بیکاري می سوزند.



پرداخت 44 هزار میلیارد ریال تسهیلات بانک ملی به بنگاه هاي کوچک

منبع: صبح تهرانشماره خبر:  259  |  تاریخ: 1399/08/26

بانک ملی ایران به منظور حمایت از گردش چرخ بنگاه هاي اقتصادي کوچک و متوسط به عنوان موتور محرکه صنعت کشور،
بیش از 44 هزار میلیارد ریال تسهیلات به این بخش ها اعطا کرده است.

به نقل از روابط عمومی بانک ملی ایران، این بانک تا پایان
شهریورماه با هدف حمایت از بازار بالغ بر 44 هزار و 878
میلیارد ریال از محل منابع داخلی در دو هزار و 264 فقره
تسهیلات به بنگاه هاي کوچک و متوسط پرداخت کرده

 
است. 

بانک ملی ایران در مدت مذکور، تعداد 22 فقره تسهیلات
ریالی از محل منابع داخلی خود به ارزش شش هزار و 198
میلیارد ریال در حوزه هاي احداث مجموعه ورزشی، احداث
نیروگاه برق، تولید لوله هاي پلی اتیلن، تولید فولاد،

 
کارخانه تولید انواع آرد، هتل و مجتمع اقامتی و توریستی و... مصوب کرده است. 

تصویب یک فقره تسهیلات ارزي از محل منابع صندوق توسعه ملی به ارزش 13 میلیون و 35 هزار یورو در حوزه تولید شیشه هاي
کنترل کننده انرژي از دیگر اقدامات این بانک است. همچنین تعداد 148 فقره تسهیلات به مبلغ بیش از سه هزار و 751 میلیارد ریال

طی مدت مذکور در برنامه اشتغال فراگیر سال 98 پرداخت کرده است.



عاملان زورگیري و قمه کشی در آزاد راه "تهران - شمال" دستگیر شدند

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  260  |  تاریخ: 1399/08/26

رئیس مرکز عملیات پلیس امنیت عمومی تهران بزرگ از شناسایی 3 عامل زورگیر و قمه کشی در آزاد راه ''تهران – شمال''
خبر داد و گفت: متهمان در کمتر از 48ساعت در مخفیگاهشان دستگیر شدند.

عاملان زورگیري و قمه کشی در آزاد راه ""تهران -
شمال"" دستگیر شدند رئیس مرکز عملیات پلیس امنیت
عمومی تهران بزرگ از شناسایی 3 عامل زورگیر و قمه
کشی در آزاد راه ""تهران – شمال"" خبر داد و گفت:
متهمان در کمتر از 48ساعت در مخفیگاهشان دستگیر

 
شدند. 

به گزارش خبرگزاري برنا از تهران ؛ سرهنگ ""سعید
راستی"" اظهار داشت: در پی انتشار و باز نشر کلیپی در

فضاي مجازي و شبکه هاي اجتماعی با عنوان زورگیري و قمه کشی در آزاد راه ""تهران - شمال"" که در آن 3 سرنشین یک دستگاه
خودرو پراید، با قدرت نمایی با استفاده از سلاح سرد، سرنشینان یک دستگاه خودروي 206 را تهدید کرده بودند؛ بررسی موضوع

 
بلافاصله در دستور کار مأموران مرکز عملیات پلیس امنیت عمومی تهران بزرگ قرار گرفت. 

وي با اشاره به اینکه در بررسی هاي اولیه و استعلام پلاك انتظامی خودروي متهمان مشخص شد، پلاك انتظامی نصب شده متعلق به
خودروي پراید نمی باشد و شماره انتظامی جعلی است، گفت: در شاخه دیگري از تحقیقات پلیسی ماموران این پلیس موفق شدند

 
هویت واقعی متهمان و مخفیگاه آنها را در حوالی شهر قدس شناسایی کنند. 

این مقام انتظامی با بیان اینکه نتیجه تحقیقات انجام شده به مرجع قضائی منعکس و دستور دستگیري متهمان اخذ شد، گفت: روز
گذشته 25 آبان ماه تیمی از ماموران این مرکز به مخفیگاه متهمان اعزام و موفق شدند هر سه آنها را دستگیر و در بازرسی از محل

 
چند قبضه سلاح سرد نیز کشف کنند. 

سرهنگ راستی عنوان کرد: متهمان پس از انتقال به پلیس امنیت در بازجویی هاي اولیه به جرم ارتکابی اعتراف و علت آن را

 
خودنمایی و ایجاد مزاحمت عنوان کردند. 

رئیس مرکز عملیات پلیس امنیت عمومی تهران در پایان خاطر نشان کرد: هر سه متهم در کمتر از 48 ساعت دستگیر و با صدور قرار

 
میلیاردي از سوي مرجع قضائی روانه زندان شدند. 

 
عاملان زورگیري و قمه کشی آزاد راه "تهران - شمال" 



 
لینک کوتاه : کپی شد 

 
با دوستان خود به اشتراك بگذارید: 

 
دیدگاه تان را بنویسید نام شما رایانامه 

 
دیدگاه خود را اینجا بنویسید: ارسال دیدگاه 

ویژه برنا 1399/08/26 13:11 تغییر و تحولات سیاسی در ارمنستان توافق قره باغ را به خطر می اندازد/ احتمال جنگ گسترده کم

 
است 

1 1399/08/26 12:55 نشانه هاي زورگویی اینترنتی از کودکان/چگونه از کودکان خود در فضاي مجازي محافظت کنیم؟/ سندرم

 
تونل کارپال در پی استفاده بی رویه از ابزار دیجیتال 

2 1399/08/26 12:53 اگر کاندیداي شناسنامه داري مطرح شود در این فضاي انتخاباتی آسیب می بیند/ مختصات فضاي سیاسی

 
کشور براي انتخابات 1400 مشخص نشده است 

3 1399/08/26 12:40 تحقق 4 میلیارد از 200 میلیارد تومان درآمد موزه ها و مراکز تاریخی کشور /اجراي طرح راهنماي

 
گردشگري دیجیتال در دستور کار است/هر 8 روز یک موزه افتتاح می شود 

4 1399/08/26 12:35 تقلیل دادن دولت جوان انقلابی به جناح سیاسی خاص، خیانت است/ مهم نیست جوان انقلابی، چه گرایش

 
سیاسی دارد 

5 1399/08/26 12:20 اصولگرایان با انقراض ژنتیک مواجه هستند و اصلاح طلبان با انقراض نسل/ کشور به هیچ وجه ظرفیت بازي

 
هاي سیاسی را ندارد/ ظریف و لاریجانی شانس پیروزي دارند 

 
6 1399/08/26 12:12 پرسپولیس با همین بضاعت هم موفق می شود/ این تیم حالا فقط آرامش می خواهد و حمایت 

7 1399/08/26 12:00 باید قانون توسعه و سرمایه گذاري در همه استان ها اجرا شود/ کاهش بیکاري با اجراي طرح بیمه اجتماعی

 
در سراسر کشور 

8 1399/08/26 11:21 اولین مرکز نوآوري تعاون در دولت دوازدهم تشکیل شد/شرکت هاي تعاونی تا 30 میلیارد تومان حمایت می

 
شوند 

 
9 1399/08/26 11:13 رسیدن و درخشیدن در المپیک کار آسانی نیست/ امیدوارم امسال هم در لیگ روي سکو باشیم 

10 1399/08/26 10:55 قوانین خوبی در حوزه کارآفرینی وضع شده اما اجرا نمی شود/کارآفرینان باید به عنوان بازیگران اصلی

 
اقتصاد حمایت شوند 

11 1399/08/26 10:11 با گذر از مشکلات به حضور در لیگ دسته اول فکر می کنیم/ اشتباهات داوري باعث از بین رفتن بودجه

 
یک تیم، انگیزه مربی و اشتیاق هواداران می شود 
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الحاق چند دستگاه خودرو به ناوگان خودرویی پلیس راهور

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  261  |  تاریخ: 1399/08/26

رییس پلیس راهنمایی و رانندگی غرب استان تهران از الحاق چند دستگاه خودرو به ناوگان خودرویی پلیس راهورخبر داد و
گفت: شاهد تقویت بیش از پیش این پلیس در جهت تحقق اهداف مهم به ویژه در حوزه کاهش تصادفات خواهیم بود.

الحاق چند دستگاه خودرو به ناوگان خودرویی پلیس راهور
رییس پلیس راهنمایی و رانندگی غرب استان تهران از
الحاق چند دستگاه خودرو به ناوگان خودرویی پلیس
راهورخبر داد و گفت: شاهد تقویت بیش از پیش این پلیس
در جهت تحقق اهداف مهم به ویژه در حوزه کاهش

 
تصادفات خواهیم بود. 

به گزارش خبرگزاري برنا ؛سرهنگ حامد محمودي رییس
پلیس راهنمایی و رانندگی غرب استان تهران در روز

دوشنبه به مناسبت هفته ایمنی حمل و نقل و در راستاي ارتقاء توان وتحرك عملیاتی پلیس راهور استان افزود: امروزه شاهد توان و
تحرك عملیاتی پلیس راهور می باشیم و با تجهیز کردن و الحاق چند دستگاه خودرو به ناوگان خودرویی این پلیس شاهد تقویت

 
بیش از پیش این پلیس در جهت تحقق اهداف مهم به ویژه در حوزه کاهش تصادفات خواهیم بود. 

سرهنگ محمودي با اشاره به خودروهاي الحاقی جدید به ناوگان این یگان اظهار داشت: قطعاً با تزریق تجهیزات به پلیس راهور، این
مجموعه با توان بیشتري به اجراي مسئولیت خود می پردازد و مایه آرامش و اطمینان شهروندان می شود. خصوصا با پیام مقام معظم
رهبري در هفته ناجا ، مسولیت ما در جهت ارتقاء عملکرد و رسیدن به اهداف تبیینی بیشتر شده است و باید در این مسیر تلاش

 
مضاعف کنیم. 

 
پلیس راهنمایی و رانندگی غرب استان تهران 

 
لینک کوتاه : کپی شد 

 
با دوستان خود به اشتراك بگذارید: 

 
دیدگاه تان را بنویسید نام شما رایانامه 

 
دیدگاه خود را اینجا بنویسید: ارسال دیدگاه 

ویژه برنا 1399/08/26 13:11 تغییر و تحولات سیاسی در ارمنستان توافق قره باغ را به خطر می اندازد/ احتمال جنگ گسترده کم
است 



1 1399/08/26 12:55 نشانه هاي زورگویی اینترنتی از کودکان/چگونه از کودکان خود در فضاي مجازي محافظت کنیم؟/ سندرم

 
تونل کارپال در پی استفاده بی رویه از ابزار دیجیتال 

2 1399/08/26 12:53 اگر کاندیداي شناسنامه داري مطرح شود در این فضاي انتخاباتی آسیب می بیند/ مختصات فضاي سیاسی

 
کشور براي انتخابات 1400 مشخص نشده است 

3 1399/08/26 12:40 تحقق 4 میلیارد از 200 میلیارد تومان درآمد موزه ها و مراکز تاریخی کشور /اجراي طرح راهنماي

 
گردشگري دیجیتال در دستور کار است/هر 8 روز یک موزه افتتاح می شود 

4 1399/08/26 12:35 تقلیل دادن دولت جوان انقلابی به جناح سیاسی خاص، خیانت است/ مهم نیست جوان انقلابی، چه گرایش

 
سیاسی دارد 

5 1399/08/26 12:20 اصولگرایان با انقراض ژنتیک مواجه هستند و اصلاح طلبان با انقراض نسل/ کشور به هیچ وجه ظرفیت بازي

 
هاي سیاسی را ندارد/ ظریف و لاریجانی شانس پیروزي دارند 

 
6 1399/08/26 12:12 پرسپولیس با همین بضاعت هم موفق می شود/ این تیم حالا فقط آرامش می خواهد و حمایت 

7 1399/08/26 12:00 باید قانون توسعه و سرمایه گذاري در همه استان ها اجرا شود/ کاهش بیکاري با اجراي طرح بیمه اجتماعی

 
در سراسر کشور 

8 1399/08/26 11:21 اولین مرکز نوآوري تعاون در دولت دوازدهم تشکیل شد/شرکت هاي تعاونی تا 30 میلیارد تومان حمایت می

 
شوند 

 
9 1399/08/26 11:13 رسیدن و درخشیدن در المپیک کار آسانی نیست/ امیدوارم امسال هم در لیگ روي سکو باشیم 

10 1399/08/26 10:55 قوانین خوبی در حوزه کارآفرینی وضع شده اما اجرا نمی شود/کارآفرینان باید به عنوان بازیگران اصلی

 
اقتصاد حمایت شوند 

11 1399/08/26 10:11 با گذر از مشکلات به حضور در لیگ دسته اول فکر می کنیم/ اشتباهات داوري باعث از بین رفتن بودجه

 
یک تیم، انگیزه مربی و اشتیاق هواداران می شود 
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ارتباط پردیس فارابی با دانشگاه هاي 57 کشور

منبع: تابناكشماره خبر:  262  |  تاریخ: 1399/08/26

 
ارتباط پردیس فارابی با دانشگاه هاي 57 کشور 

رئیس پردیس فارابی دانشگاه تهران گفت: با عضویت این دانشگاه در شبکه مجازي دانشگاه هاي جهان اسلام، بستر ارتباط مستقیم

 
میان پردیس فارابی با دانشگاه هاي 57 کشور اسلامی فراهم شده است. 

به گزارش تابناك قم، علیرضا محمدرضایی افزود: جذب دانشجویان خارجی، امضاي تفاهم نامه هاي مختلف با دانشگاه هاي بغداد،
کوفه و کربلا و همچنین عضویت در شبکه مجازي دانشگاه هاي جهان اسلام ازجمله اقدام هاي انجام شده براي بین المللی کردن این

 
دانشگاه بوده است. 

وي گفت: پردیس فارابی دانشگاه تهران هم اکنون 4 هزار و 200 دانشجو در سه مقطع کارشناسی، کارشناسی ارشد و دکترا دارد که

 
این دانشجویان در 31 رشته دکترا، 64 رشته کارشناسی ارشد و همچنین 12 رشته کارشناسی مشغول فعالیت هستند. 

محمدرضایی بابیان اینکه این دانشگاه 120 عضو هیات علمی دارد، بیان کرد: پردیس فارابی دانشگاه تهران داراي 12 مجله علمی

 
است که از این تعداد هشت مجله داراي نمایه علمی پژوهشی است و برخی داراي نمایه هاي بین المللی می باشد. 

رئیس پردیس فارابی دانشگاه تهران اظهار داشت: انتشار تنها مجله زبان عربی دانشگاه تهران و چاپ اولین مجله مدیریت در خاورمیانه
ازجمله افتخارهاي علمی این دانشگاه است ضمن اینکه روند اخذ نمایه بین المللی براي فصلنامه مطالعات معاصر این دانشگاه در حال

 
انجام است. 

وي ادامه داد: این دانشگاه داراي سه برنامه راهبردي ازجمله بین المللی شدن دانشگاه، توجه به کارآفرینی و اشتغال زایی و همچنین

 
تقویت و ایجاد دانشگاه اخلاق مدار و ارتقاي حس مسئولیت پذیر دانشجویان را برنامه ریزي کرده است. 

وي همچنین اظهار کرد: این دانشگاه آمادگی دارد که تمام مشکل هاي موجود در حوزه مدیریت، اشتغال، صنایع و کارآفرینی استان

 
را با استفاده از ظرفیت هاي علمی موجود در این دانشگاه برطرف کند. 

محمدرضایی بابیان اینکه تاکنون ظرفیت هاي عظیم علمی این دانشگاه در سطح استان مغفول مانده افزود: توجه به مشکلات موجود

 
در سطح استان ازجمله برنامه هاي این دانشگاه براي اشتغال زایی است. 

وي اظهار داشت: بیش از 30 هزار دانشجو از این دانشگاه فارغ التحصیل شده که هم اکنون تعداد زیادي از این افراد در مسئولیت هاي

 
مختلف مشغول فعالیت هستند و استفاده از ظرفیت این دانشجویان کمک بسیاري براي توسعه این دانشگاه خواهد داشت. 

رئیس پردیس فارابی دانشگاه تهران ادامه داد: به منظور بهره گیري دستگاه هاي مختلف از پژوهش هاي علمی این دانشگاه، تمام

 
پایان نامه ها به سازمان هاي مرتبط در استان معرفی می شود تا از این پژوهش ها در راستاي حل مشکلات استان استفاده شود. 



محمدرضایی بابیان اینکه معرفی استادان این دانشگاه در سطح بین المللی از دیگر اقدام ها براي بین المللی شدن پردیس فارابی
دانشگاه است گفت: با این اقدام در گام اول براي بین المللی شدن پردیس فارابی دانشگاه تهران، تمام دانشجویان دانشگاه هاي جهان

 
اسلام با رزومه علمی اساتید این دانشگاه آشنا می شوند. 

رئیس پردیس فارابی دانشگاه تهران، کارآفرینی را از دیگر راهبردهاي این دانشگاه دانست و گفت: تاکنون چهار جشنواره ایده تا بازار

 
برگزارشده و به برگزیدگان این جشنواره با استفاده از وام هاي صندوق امید تسهیلات مناسبی ارائه می شود. 

وي بابیان اینکه 12 طرح مهم اقتصادي و کارآفرینی توسط این دانشگاه حمایت شده است، ادامه داد: با استفاده از تسهیلات صندوق
امید، به طرح هاي نو و بدیع که منجر به اشتغال زایی در روستاها شود 500 میلیون و در حوزه شهري تا 250 میلیون تومان

 
تسهیلات ارائه می شود. 

رئیس پردیس فارابی دانشگاه تهران توجه به ایجاد رشته هاي بین رشته اي را موردتوجه قرار داد و گفت: رشته «قرآن پژوهشی
رایانشی» و همچنین رشته دکتراي «فقه و حقوق اقتصادي» ازجمله رشته هاي میان رشته است که توسط این دانشگاه پیشنهادشده

 
و در حال طی کردن مراحل تصویب است. 

محمدرضایی با اشاره به تلاش براي توسعه رشته هاي این دانشگاه گفت: بسیاري از گرایش هاي رشته حقوق و مدیریت در کشور

 
ازجمله ابداعات این دانشگاه است و توسعه رشته هاي این دانشگاه نیز بر اساس اولویت ها و نیازهاي کشور برنامه ریزي می شود. 

وي بابیان اینکه تاکنون بیش از 10 هزار دانشجو در آموزش هاي مجازي از این دانشگاه فارغ التحصیل شده اند که این موضوع از
ظرفیت هاي این دانشگاه بوده است گفت: در سال تحصیلی جدید 2 هزار دانشجوي جدیدالورود در رشته هاي مجازي پذیرش شده

 
اند که آمار قابل توجهی است. 

رئیس پردیس فارابی دانشگاه تهران ادامه داد: با شیوع کرونا و برگزاري مجازي کلاس هاي این دانشگاه هم اکنون حدود یک هزار

 
کلاس درس به صورت برخط و هفتگی برگزار می شود. 

محمدرضایی بیان کرد: با توجه به ظرفیت هاي آموزش مجازي پردیس فارابی دانشگاه تهران امیدواریم جذب دانشجویان بین المللی

 
در این دانشگاه نیز به صورت مجازي محقق شود. 

وي ادامه داد: به زودي دفتر اولین انجمن سواد رسانه اي در پردیس فارابی دانشگاه تهران افتتاح می شود ضمن اینکه هم اکنون رشته

 
مدیریت رسانه در دانشکده مدیریت این دانشگاه تدریس می شود. 

رئیس پردیس فارابی دانشگاه تهران، توسعه فعالیت هاي اجتماعی این دانشگاه را مورد اشاره قرار داد و گفت: ایجاد مراکز مشاوره اي
به عنوان یکی از فعالیت هاي اجتماعی دانشگاه در دستور کار است و به زودي نخستین مرکز مشاوره اي دانشگاهی در قم افتتاح می

 
شود. 

پردیس فارابی دانشگاه تهران در تاریخ 21 مهرماه 1349 در شهر قم تأسیس شد و به عنوان کهن ترین مرکز آموزش عالی استان به
شمار می رود. این مجموعه دانشگاهی تاکنون چند بار تغییر نام داده است. پردیس فارابی نخست بانام «مدرسه عالی امور قضایی و



اداري»، در خیابان ایستگاه آغاز به کار کرد و از سال 1353 در محل فعلی مستقر گردید.در سال 1392 به منظور ارج نهادن به مقام
والاي فارابی، اندیشمند مسلمان و برجسته ایرانی و حفظ و پاسداري از میراث ملی و معنوي ایران، این مجموعه به نام این فیلسوف

نامور آراسته شد.



معرفی 39 بسته براي گسترش کارآفرینی گیاهان دارویی

منبع: بازار کارشماره خبر:  263  |  تاریخ: 1399/08/26

ستاد توسعه علوم و فناوري گیاهان دارویی و طب سنتی معاونت علمی و فناوري 39 بسته کارآفرینی براي گسترش فعالیت
هاي حوزه گیاهان دارویی معرفی کرد.

ستاد توسعه علوم و فناوري گیاهان دارویی و طب سنتی معاونت علمی و فناوري 39 بسته کارآفرینی براي گسترش فعالیت هاي

 
حوزه گیاهان دارویی معرفی کرد. 

به گزارش بازارکار به نقل از معاونت علمی وفناوري ریاست جمهوري، توسعه کارآفرینی مبتنی بر صنعت گیاهان دارویی یکی از
اقدامات ستاد توسعه علوم و فناوري گیاهان دارویی و طب سنتی معاونت علمی و فناوري است. در این راستا، ستاد کارگروهی

 
تخصصی براي توسعه فناوري و کارآفرینی تشکیل داد که تا کنون 39 بسته کارآفرینی درحوزه گیاهان دارویی را معرفی کرده است. 

کشت فضاي باز گیاه آلوئه ورا، فرآوري ژل گیاه آلوئه ورا، تاسیس مرکز آموزش تخصصی گیاهان دارویی، کشت گیاه نعنا فلفلی در
ایران، تولید ارگانیک گیاهان دارویی، بسته بندي تی بگ گیاهان دارویی، تولید مکانیزه نشاء گیاهان دارویی، واحد فرآوري گیاهان
دارویی، طرح خشک کردن و بسته بندي گیاهان دارویی، کشت و تولید به لیمو، کشت شیرین بیان، تولید و بسته بندي اسانس

 
گیاهان دارویی جزو 39 بسته کارآفرینی گیاهان دارویی است. 

همچنین تولید آویشن، گل محمدي، رزماري، بادرنجبویه، گل گاو زبان، بابونه، تولید زیره سبز، مریم گلی، حنا، گل راعی، همیشه
بهار، بومادران و نیز تولید محصولات آرایشی و بهداشتی گیاهی، کشت گیاهان دارویی به عنوان جایگزین در دیم کاري، کشت و تولید
چاي ترش، تولید عوامل بیولوژیک(تولید انسکناریم پرورش کفشدوزك)، تولید عوامل بیولوژیک (تولید انسکناریم پرورش زنبور

 
براکون)، تولید دمنوش هاي گیاهی و میوه اي دیگر بسته هاي کارآفرینی است. 

علاوه برآن، تولید زنبور انکارسیا براي کنترل آفات گیاهی، کشت و پرورش اسطوخودوس، ترویج کشت و پرورش عناب، خشک کردن
و تولید مواد حد واسط (تولید اسانس) گیاهان دارویی، تولید فرآورده هاي طبیعی جامد قرص و کپسول، تولید آنغوزه در شرایط دیم،

 
تولید نوشیدنی هاي گیاهی، آتریپلکس وسالیکورنیا، در 39 بسته کارآفرینی ارایه شده است. 

تاکنون صدها طرح مختلف کارآفرینی با کمک و حمایت این ستاد در سراسر کشور اجرایی شده است. براي توسعه فعالیت هاي

 
کارآفرینی، این ستاد یک کارگروه تخصصی توسعه فناوري و کارآفرینی نیز تشکیل داده است. 

این کارگروه براساس راهبرد دوم سند ملی گیاهان دارویی و طب سنتی، براي سامان دهی نظام آموزش، پژوهش و توسعه فناوري و

 
نوآوري درحوزه گیاهان دارویی و فرآورده هاي گیاهی تلاش می کند و تشویق و حمایت از این اقدامات را در اولویت قرار داده است. 

بررسی طرح ها و پروژه هاي ارجاعی به ستاد، بحث و تبادل نظر پیرامون راهکارهاي سرمایه گذاري در پروژه هاي گیاهان دارویی و
طب سنتی، بحث و بررسی پیرامون احکام پیشنهادي در حوزه صنعت گیاهان دارویی و طب سنتی براي برنامه ششم و همچنین بحث

 
و بررسی پیرامون اولویت بندي در مزیت هاي اقتصادي و نسبی تولید در استان ها، از جمله برنامه هاي این کارگروه است. 

ارایه برنامه هاي پیشنهادي به ستاد در راستاي رفع خلاهاي قانونی و توسعه زیرساخت هاي اقتصاد دانش بنیان و مشارکت در تدوین
برنامه عملیاتی سالیانه ستاد توسعه علوم و فناوري گیاهان دارویی و طب سنتی براي اجرایی سازي سند ملی گیاهان دارویی و طب



 
سنتی، نیز بخش دیگري از اهداف این کارگروه را تشکیل می دهد. 

کارگروه تخصصی توسعه فناوري و کارآفرینی همچنین براي هم اندیشی و بحث و تبادل نظر پیرامون نقشه توسعه کارآفرینی در حوزه
صنعت گیاهان دارویی و طب سنتی و بررسی راهکارهاي سرمایه گذاري و مکان یابی واحدهاي فرآوري مواد موثره، در حوزه صنعت

 
گیاهان دارویی، تلاش می کند. 

ستاد توسعه علوم و فناوري گیاهان دارویی و طب سنتی معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري 39 بسته کارآفرینی گیاهان دارویی
و اولویت هاي حمایت در 2 حوزه دامپزشکی و بذر را در سایت خود قرار داده است، علاقه مندان می توانند با مراجعه به این بخش، از

 
اولویت هاي این ستاد مطلع شوند. 

به گزارش ایرنا، از مجموع هشت هزار گونه گیاهی شناسایی شده در ایران دو هزار و 400 گونه داراي خواص دارویی، عطري، ادویه
اي، آرایشی و بهداشتی هستند.



توسعه خدمات غیرحضوري به کارآفرینان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی

منبع: بازار کارشماره خبر:  264  |  تاریخ: 1399/08/26

عضو هیأت مدیره و سرپرست سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران به مناسبت فرارسیدن "هفته جهانی
کارآفرینی" پیامی صادر کرد.

عضو هیأت مدیره و سرپرست سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران به مناسبت فرارسیدن ""هفته جهانی

 
کارآفرینی"" پیامی صادر کرد. 

به گزارش بازارکار به نقل از روابط عمومی سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران، اصغر مصاحب در پیام تبریک خود به
منناسبت فرارسیدن ""هفته جهانی کارآفرینی"" عنوان کرده است: ""کارآفرینی در اقتصاد نوین و رقابتی دنیا، داراي نقش بسیار
مؤثري است و پویایی اقتصاد کشورها را درپی خواهد داشت. دستیابی به اهداف توسعه پایدار کشور و ارتقاء جایگاه اقتصادي در جهان،
تنها از طریق توسعه و گسترش کارآفرینی امکان پذیر است، که این مهم دست اندرکاران کشورها را بر آن داشته تا زمینه هاي لازم را
براي توسعه فرهنگ کارآفرینی و انجام حمایت هاي لازم از کارآفرینان از طریق تسهیل اکوسیستم کارآفرینی، آموزش، پژوهش و

 
توانمند سازي فراهم آورند."" 

در ادامه این پیام آمده است: ""از آن جایی که در جهان امروز مهم ترین منبع نوآوري و اشتغالزایی کارآفرینی است، توسعه کارآفرینی
به رشد اقتصادي شتاب فزاینده می دهد و اثرات مثبتی مانند بهبود وضعیت رفاهی مردم، کاهش فقر و افزایش اشتغال در جامعه به
وجود می آورد. همچنین توسعه کارآفرینی سبب پیدایش محصولات جدید، خدمات، روش ها، سیاست ها، ایده ها و راهکارهاي نو

 
براي حل مشکلات جامعه می شود."" 

مصاحب در بخش دیگر این پیام متذکر شده است: ""سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران با هدف انجام حمایت هاي
همه جانبه از صنایع کوچک و متوسط کشور در جهت تقویت و تسهیل اکوسیستم کارآفرینی SMEها تلاش می کند و از طریق ارائه

 
خدمات حمایتی متنوع و متعدد به کارآفرینان، زمینه رشد کارآفرینی را در کشور فراهم می آورد."" 

عضو هیأت مدیره و سرپرست سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران افزوده است: ""این سازمان تلاش می نماید تا از
طریق کمک به توانمند سازي کارآفرینان کشور به واسطه برگزاري دوره هاي آموزشی تخصصی کارآفرینی، انجام پژوهش هاي
کاربردي، شبکه سازي عوامل دخیل در تقویت اکوسیستم کارآفرینی، برگزاري رویدادهاي استارتاپی و حمایت همه جانبه از ایده هاي
برتر و برگزیده این رویدادها، اجراي پروژه توسعه خوشه هاي کسب و کار، تقویت نظام مبادلات پیمانکاري فرعی و انجام سایر حمایت

 
هاي توسعه اي در راستاي تقویت کارآفرینی کشور گام بردارد."" 

وي اضافه کرده است: ""همه گیري و شیوع ویروس کرونا و تعطیلی هاي گسترده موجب شد براي رفع نیازهاي موجود جامعه و
جلوگیري از بیکاري و ورشکستگی اقتصادي، کسب و کارهاي مجازي متنوع و متعددي درحال شکل گیري باشد که این موضوع نیز

 
موجب تقویت کارآفرینی و جلوگیري از بیکاري توأم با حفظ منابع و توسعه پایدار می شود."" 

مصاحب با تأکید بر این که سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران نیز با رویکرد جدیدي در جهت تقویت و توسعه
خدمات غیرحضوري به منظور توسعه کارآفرینی گام برمی دارد، اظهار امیدواري کرده است با تقویت روحیه کارآفرینی و ایجاد زمینه

 
توسعه پایدار اقتصادي، عدم وابستگی به فروش نفت در اقتصاد کشور را شاهد باشیم. 



عضو هیأت مدیره و سرپرست سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران در پایان موفقیت، سلامتی و سربلندي همه

 
کارآفرینان زحمتکش و عزیز کشور را از درگاه خداوند سبحان درخواست نموده است. 

سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران و شرکت هاي استانی تابعه آن اکنون با دارا بودن 501 شهرك و 322 ناحیه
صنعتی و سه منطقه ویژه اقتصادي درحال بهره برداري، 77 شهرك و ناحیه صنعتی تخصصی، 6 شهرك فنآوري، 37 مرکز خدمات
فنآوري و کسب و کار، 2 مجتمع فنآوري اطلاعات و خدمات نرم افزاري، 87 هزار و 863 قرارداد منعقده و بهره برداري از 46 هزار و
413 واحد صنعتی و سه هزار و 55 واحد کارگاهی، زمینه اشتغال مستقیم 935 هزار و 557 نفر را در سراسر کشور فراهم کرده است.



افتتاح اولین مرکز نیکوکاري تخصصی اشتغال و کارآفرینی در فولادشهر

منبع: موجشماره خبر:  265  |  تاریخ: 1399/08/26

مدیرکل کمیته امداد اصفهان گفت: اولین مرکز نیکوکاري
تخصصی اشتغال و کارآفرینی این نهاد در فولادشهر

 
اصفهان افتتاح شد. 

به گزارش خبرگزاري موج اصفهان، کریم زارع با اشاره به
افتتاح اولین مرکز نیکوکاري تخصصی اشتغال و کارآفرینی
در اصفهان بیان کرد: ""مرکز مهر ولایت"" به همت
جمعی از خیران و کارآفرینان منطقه فولادشهر و براي

 
تمرکز بر اشتغال نیازمندان ایجاد شده است. 

وي مراکز نیکوکاري را یکی از بازوهاي در حال گسترش کمیته امداد در زمینه ارائه خدمات به جامعه هدف، معرفی کرد و گفت: مرکز

 
نیکوکاري «مهر ولایت» سیصد و سی و سومین مرکز نیکوکاري است که در سطح استان مشغول فعالیت شده است. 

زارع یادآور شد: پیشتر از این مراکز نیکوکاري «مداد رنگی» در زمینه تحصیل دانش آموزان و «ماهک» در زمینه تجهیزات پزشکی به

 
عنوان اولین مراکز تخصصی در نوع خود توسط کمیته امداد در استان اصفهان راه اندازي شده اند. 

وي همچنین گفت: راه اندازي مراکز نیکوکاري ویژه مسکن با نام «سرپناه» نیز در دست اقدام است و در آینده نزدیک شاهد ارائه

 
خدمات ویزه توسط آنها به مددجویان و نیازمندان اصفهانی خواهیم بود. 

مدیرکل کمیته امداد استان اصفهان تقویت و گسترش مراکز نیکوکاري اصناف را از دیگر برنامه هاي این نهاد اعلام کرد و گفت:
فعالان اقتصادي و اعضاي اصناف گوناگون، فعالیت هاي زیادي براي کمک به نیازمندان انجام می دهند که گسترش این مراکز می

تواند در جهت دهی به کمک هاي ارائه شده و افزایش اثر آنها بر بهبود زندگی نیازمندان، موثر باشد.



بستر ارتباط پردیس فارابی با دانشگاه هاي 57 کشور فراهم شده است

منبع: ایرناشماره خبر:  266  |  تاریخ: 1399/08/26

قم – ایرنا – رئیس پردیس فارابی دانشگاه تهران گفت: با عضویت این دانشگاه در شبکه مجازي دانشگاه هاي جهان اسلام،
بستر ارتباط مستقیم میان پردیس فارابی با دانشگاه هاي 57 کشور اسلامی فراهم شده است.

قم – ایرنا – رئیس پردیس فارابی دانشگاه تهران گفت: با
عضویت این دانشگاه در شبکه مجازي دانشگاه هاي جهان
اسلام، بستر ارتباط مستقیم میان پردیس فارابی با دانشگاه

 
هاي 57 کشور اسلامی فراهم شده است. 

علیرضا محمدرضایی روز دوشنبه در گفت وگو با خبرنگاران
افزود: جذب دانشجویان خارجی، امضاي تفاهم نامه هاي
مختلف با دانشگاه هاي بغداد، کوفه و کربلا و همچنین
عضویت در شبکه مجازي دانشگاه هاي جهان اسلام ازجمله
اقدام هاي انجام شده براي بین المللی کردن این دانشگاه

 
بوده است. 

وي گفت: پردیس فارابی دانشگاه تهران هم اکنون 4 هزار و 200 دانشجو در سه مقطع کارشناسی، کارشناسی ارشد و دکترا دارد که

 
این دانشجویان در 31 رشته دکترا، 64 رشته کارشناسی ارشد و همچنین 12 رشته کارشناسی مشغول فعالیت هستند. 

محمدرضایی بابیان اینکه این دانشگاه 120 عضو هیات علمی دارد، بیان کرد: پردیس فارابی دانشگاه تهران داراي 12 مجله علمی

 
است که از این تعداد هشت مجله داراي نمایه علمی پژوهشی است و برخی داراي نمایه هاي بین المللی می باشد. 

رئیس پردیس فارابی دانشگاه تهران اظهار داشت: انتشار تنها مجله زبان عربی دانشگاه تهران و چاپ اولین مجله مدیریت در خاورمیانه
ازجمله افتخارهاي علمی این دانشگاه است ضمن اینکه روند اخذ نمایه بین المللی براي فصلنامه مطالعات معاصر این دانشگاه در حال

 
انجام است. 

وي ادامه داد: این دانشگاه داراي سه برنامه راهبردي ازجمله بین المللی شدن دانشگاه، توجه به کارآفرینی و اشتغال زایی و همچنین

 
تقویت و ایجاد دانشگاه اخلاق مدار و ارتقاي حس مسئولیت پذیر دانشجویان را برنامه ریزي کرده است. 

وي همچنین اظهار کرد: این دانشگاه آمادگی دارد که تمام مشکل هاي موجود در حوزه مدیریت، اشتغال، صنایع و کارآفرینی استان

 
را با استفاده از ظرفیت هاي علمی موجود در این دانشگاه برطرف کند. 

محمدرضایی بابیان اینکه تاکنون ظرفیت هاي عظیم علمی این دانشگاه در سطح استان مغفول مانده افزود: توجه به مشکلات موجود



 
در سطح استان ازجمله برنامه هاي این دانشگاه براي اشتغال زایی است. 

وي اظهار داشت: بیش از 30 هزار دانشجو از این دانشگاه فارغ التحصیل شده که هم اکنون تعداد زیادي از این افراد در مسئولیت هاي

 
مختلف مشغول فعالیت هستند و استفاده از ظرفیت این دانشجویان کمک بسیاري براي توسعه این دانشگاه خواهد داشت. 

رئیس پردیس فارابی دانشگاه تهران ادامه داد: به منظور بهره گیري دستگاه هاي مختلف از پژوهش هاي علمی این دانشگاه، تمام

 
پایان نامه ها به سازمان هاي مرتبط در استان معرفی می شود تا از این پژوهش ها در راستاي حل مشکلات استان استفاده شود. 

محمدرضایی بابیان اینکه معرفی استادان این دانشگاه در سطح بین المللی از دیگر اقدام ها براي بین المللی شدن پردیس فارابی
دانشگاه است گفت: با این اقدام در گام اول براي بین المللی شدن پردیس فارابی دانشگاه تهران، تمام دانشجویان دانشگاه هاي جهان

 
اسلام با رزومه علمی اساتید این دانشگاه آشنا می شوند. 

رئیس پردیس فارابی دانشگاه تهران، کارآفرینی را از دیگر راهبردهاي این دانشگاه دانست و گفت: تاکنون چهار جشنواره ایده تا بازار

 
برگزارشده و به برگزیدگان این جشنواره با استفاده از وام هاي صندوق امید تسهیلات مناسبی ارائه می شود. 

وي بابیان اینکه 12 طرح مهم اقتصادي و کارآفرینی توسط این دانشگاه حمایت شده است، ادامه داد: با استفاده از تسهیلات صندوق
امید، به طرح هاي نو و بدیع که منجر به اشتغال زایی در روستاها شود 500 میلیون و در حوزه شهري تا 250 میلیون تومان

 
تسهیلات ارائه می شود. 

رئیس پردیس فارابی دانشگاه تهران توجه به ایجاد رشته هاي بین رشته اي را موردتوجه قرار داد و گفت: رشته «قرآن پژوهشی
رایانشی» و همچنین رشته دکتراي «فقه و حقوق اقتصادي» ازجمله رشته هاي میان رشته است که توسط این دانشگاه پیشنهادشده

 
و در حال طی کردن مراحل تصویب است. 

محمدرضایی با اشاره به تلاش براي توسعه رشته هاي این دانشگاه گفت: بسیاري از گرایش هاي رشته حقوق و مدیریت در کشور

 
ازجمله ابداعات این دانشگاه است و توسعه رشته هاي این دانشگاه نیز بر اساس اولویت ها و نیازهاي کشور برنامه ریزي می شود. 

وي بابیان اینکه تاکنون بیش از 10 هزار دانشجو در آموزش هاي مجازي از این دانشگاه فارغ التحصیل شده اند که این موضوع از
ظرفیت هاي این دانشگاه بوده است گفت: در سال تحصیلی جدید 2 هزار دانشجوي جدیدالورود در رشته هاي مجازي پذیرش شده

 
اند که آمار قابل توجهی است. 

رئیس پردیس فارابی دانشگاه تهران ادامه داد: با شیوع کرونا و برگزاري مجازي کلاس هاي این دانشگاه هم اکنون حدود یک هزار

 
کلاس درس به صورت برخط و هفتگی برگزار می شود. 

محمدرضایی بیان کرد: با توجه به ظرفیت هاي آموزش مجازي پردیس فارابی دانشگاه تهران امیدواریم جذب دانشجویان بین المللی

 
در این دانشگاه نیز به صورت مجازي محقق شود. 

وي ادامه داد: به زودي دفتر اولین انجمن سواد رسانه اي در پردیس فارابی دانشگاه تهران افتتاح می شود ضمن اینکه هم اکنون رشته

 
مدیریت رسانه در دانشکده مدیریت این دانشگاه تدریس می شود. 



رئیس پردیس فارابی دانشگاه تهران، توسعه فعالیت هاي اجتماعی این دانشگاه را مورد اشاره قرار داد و گفت: ایجاد مراکز مشاوره اي
به عنوان یکی از فعالیت هاي اجتماعی دانشگاه در دستور کار است و به زودي نخستین مرکز مشاوره اي دانشگاهی در قم افتتاح می

 
شود. 

پردیس فارابی دانشگاه تهران در تاریخ 21 مهرماه  1349 در شهر قم تأسیس شد و به عنوان کهن ترین مرکز آموزش عالی استان به
شمار می رود. این مجموعه دانشگاهی تاکنون چند بار تغییر نام داده است. پردیس فارابی نخست بانام «مدرسه عالی امور قضایی و
اداري»، در خیابان ایستگاه آغاز به کار کرد و از سال 1353 در محل فعلی مستقر گردید.در سال 1392 به منظور ارج نهادن به مقام
والاي فارابی، اندیشمند مسلمان و برجسته ایرانی و حفظ و پاسداري از میراث ملی و معنوي ایران، این مجموعه به نام این فیلسوف

 
نامور آراسته شد. 

 
برچسب ها 

 
- قم 

 
- کارآفرینی 

- دانشگاه تهران



پرداخت 263 میلیارد ریال تسهیلات به واحدهاي آسیب دیده از کرونا

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  267  |  تاریخ: 1399/08/26

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی کهگیلویه و بویراحمد گفت: 263 میلیارد ریال تسهیلات با هدف حمایت از واحدهاي
صنفی آسیب دیده از ویروس کرونا به 2 هزار و 524 واحد متقاضی در استان پرداخت شد.

به گزارش گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از
یاسوج، پروانه نیک مرام مدیرکل تعاون، کار و رفاه
اجتماعی کهگیلویه و بویراحمد گفت: پرداخت تسهیلات
کرونا به واحدهاي آسیب دیده، به منظور صیانت از اشتغال
3 هزار و 159 نفر در استان و تاکنون 4 هزار و 886 فقره

 
پرونده تشکیل شده است. 

نیک مرام افزود: در پی شیوع ویروس کرونا و اثرگذاري آن
بر فعالیت برخی از کسب و کارها، دولت با هدف حفظ اشتغال موجود در بنگاه ها و حمایت از کارگران و فعالان اقتصادي با انتخاب

 
14 رسته شغلی، ثبت نام پرداخت تسهیلات حمایتی را آغاز کرد و مشمولان براي گرفتن وام به بانک ها معرفی شدند. 

 
او بیان کرد: نرخ سود این تسهیلات 12 درصد است. 

نیک مرام گفت: دوره بازپرداخت تسهیلات، با احتساب دوره تنفس از اول آبان ماه، به مدت 2 سال و تضمینی که براي دریافت

 
تسهیلات از سوي بانک ها دریافت می شود. 

او با اشاره به تسهیل دولت و بانک ها در دریافت تضمین و وثیقه این تسهیلات، بیان کرد: تسهیلات تا سقف 16 میلیون تومان،
نیازمند سفته فرد متقاضی یا چک به تشخیص بانک و تسهیلات 16 تا 48 میلیون تومانی نیازمند سفته متقاضی یا چک به همراه یک

 
ضامن است. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان افزود: تسهیلات 48 تا 160 میلیون تومانی، به سفته متقاضی یا چک با 2 ضامن نیاز دارد و

 
براي وام 160 تا 200 میلیون تومانی ارائه سفته متقاضی یا چک به همراه سه ضامن لازم است. 

نیک مرام گفت: همچنین براي دریافت تسهیلات بالاتر از 200 میلیون تومان، ارائه تضمین صادره از سوي صندوق هاي ضمانت یا به
تشخیص بانک و نیز ارائه وثیقه هاي متعارف ضروري است.



چرخ صنایع تبدیلی پنچر است/ بادام مامایی سامان با کمترین قیمت به فروش

می رسد

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  268  |  تاریخ: 1399/08/26

نبود صنایع تبدیلی و فرآوري بخش کشاورزي در چهارمحال و بختیاري موجب شده است که محصولات تولیدي از جمله
بادام توسط دلالان با قیمت بسیار پایین از کشاورزان و باغداران خریداري شود.

به گزارش گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از
شهرکرد، استان چهارمحال و بختیاري یکی از استان هاي
جنوب غربی کشور است که یک درصد از کل مساحت کل

 
کشور را به خود اختصاص داده است. 

بخش کشاورزي یکی از مهم ترین بخش هاي اشتغال زا در
استان چهارمحال و بختیاري به شمار می رود به طوري که
اشتغال بیشتر مردم در این استان وابسته به کشاورزي

 
است. 

هم اکنون فعالان بخش کشاورزي در این استان در زمینه هاي تولید محصولات باغی و گلخانه اي، محصولات زراعی و تولید ماهی

 
فعالیت می کنند. 

 
بیشتر بخوانید 

- افزایش 41 درصدي تولید بادام در چهارمحال و بختیاري این استان توانسته است که در بخش هاي مختلف کشاورزي در زمینه

 
تولید رتبه هاي کشوري کسب کند که مهم ترین آن ها رتبه اول تولید ماهی سردآبی و بادام است. 

در حالی که این استان با وسعت کوچک خود توانسته به موفقیت هاي ارزشمندي درزمینه تولید محصولات کشاورزي دست یابد، اما
نبود صنایع تبدیلی در این استان موجب شده است تا بسیاري از محصولات کشاورزي به صورت خام و بدون فرآوري از استان خارج

 
شود. 

چند ماه پیش بود که باغداران محصول هلوي تولیدي خود را به علت نبود صنایع فرآوري و تبدیلی در استان با قیمت هاي بسیار

 
پایین براي جلوگیري از خراب شدن وارد بازار کردند 

چند ماه پیش بود که باغداران محصول هلوي تولیدي خود را به علت نبود صنایع فرآوري و تبدیلی در استان با قیمت هاي بسیار

 
پایین براي جلوگیري از خراب شدن وارد بازار کردند و این امر سبب شد که تولید کنندگان هلو درآمد خوبی امسال نداشته باشند. 

هم اکنون بادام به عنوان مهمترین محصول باغی و کشاورزي استان چهارمحال و بختیاري به صورت خام از منطقه خارج می شود و



 
سود بسیار کمی را عاید تولیدکنندگان این محصول می کند. 

درآمد باغداران جوابگوي هزنیه هاي تولید نیست مرادي یکی از باغداران شهرستان سامان اظهار داشت: امسال وضعیت تولید محصول
باغی ازجمله هلو، بادام و گردو در منطقه سامان بسیار خوب بود و این مهم به علت این بود که در فصل بهار امسال سرمازدگی

 
درختان میوه را نداشتیم. 

 
 

 
او ادامه داد: درحالی که تولید محصولات باغی در منطقه بسیار خوب بوده، اما مشتري محصولات باغی کاهش یافته است. 

مرادي با بیان اینکه امسال برداشت بادام و گردو نیز در منطقه بسیار خوب بود، اما قیمت فروش این محصول با افزایش قیمت هزینه
هاي تولید همخوانی ندارد، ادامه داد: قیمت فروش محصول بادام و گردو در کنار افزایش قیمت دیگر کالا هاي موجود در بازار بسیار

 
پایین است. 

او با بیان اینکه نبود صنایع تبدیلی و فرآوري بخش کشاورزي در استان از مهم ترین مشکلات به شمار می رود، ادامه داد: فرآوري
محصولات باغی ازجمله هلو و بادام در این استان می تواند درآمد باغداران را افزایش دهد و این مهم نیازمند سرمایه گذاري در منطقه

 
است. 

محصول بادام تولیدي شهرستان سامان توسط تاجر هندي خریداري و به هندوستان صادر می شود یکی دیگر از فعالان بخش
کشاورزي در چهارمحال و بختیاري گفت: اغلب محصولات تولیدي بخش کشاورزي با قیمت بسیار پایین به صورت خام توسط دلالان

 
خریداري و از استان خارج می شوند و در استان هاي دیگر و حتی در کشور هاي دیگر فرآوري می شوند. 

رحمت االله موسوي عنوان کرد: بادام مهمترین محصول باغی استان چهارمحال و بختیاري به شمار می رود که در حال حاضر چند
سالی است که این محصول به صورت خام از باغداران منطقه سامان توسط یکی از دلالان و تاجران هندي با قیمت پایین خریداري و

 
به کشور هند صادر و در آنجا فرآوري می شود. 

او گفت: فرآوري محصول بادام در استان می تواند اشتغال بخش کشاورزي را به چندین برابر افزایش دهد و زمینه را براي توسعه

 
بیشتر باغداري در این استان فراهم کند. 



 
 

 
این باغدار چهارمحالی ادامه داد: جذب سرمایه گذاران براي ارتقاي بخش صنایع تبدیلی و فرآوري در این استان ضروري است. 

در حال حاضر دلالان بیشترین سود را از تولید محصولات کشاورزي می برند و این در حالی است که فروش محصولات باغی جوابگوي

 
هزینه هاي تولید و زحمات باغداران و کشاورزان در طول یک سال نیست. 

 
60 درصد از بادام مامایی مرغوب شهرستان سامان به هندوستان صادر می شود 

به گفته کمال اکبریان فرماندار شهرستان سامان هم اکنون بیش از 60 درصد از بادام مامایی مرغوب این شهرستان به هندوستان

 
صادر می شود. 

او تصریح کرد: سودي که از صادرات این محصول نصیب کشاورز می شود بسیار کمتر از آن چیزي است که نصیب واسطه ها می شود،
از همین رو تلاش شده تا در گام نخست اتحادیه اي متشکل از تولیدکنندگان و صادرکنندگان منطقه شکل بگیرد، تا بتوان در گام

 
هاي بعدي با راه اندازي شهرك فرآوري بادام، زمینه برند سازي این محصول مهم صادراتی را فراهم کرد. 

پوست کنی و فرآوري بادام توسط باغدار چهارمحالی در خانه اکبریان همچنین از تدوین راهکار هاي حمایتی از صادرکنندگان بادام
خبر داد و افزود: در تلاش هستیم تا با ایجاد زیرساخت هاي صنایع تبدیلی و تکمیلی هم از صادرکنندگان و هم از باغداران پرتلاش

 
حمایت کنیم. 

راه اندازي شهرك تخصصی فرآوري بادام در شهرستان سامان براي جلوگیري از خام فروش و در راستاي کاهش ضایعات مورد توجه

 
قرار گرفته است. 

 
 



طهمورث فتاحی مدیر صنایع تبدیلی و تکمیلی سازمان جهاد کشاورزي چهارمحال و بختیاري در گفتگو با خبرنگار مهر اظهار داشت:

 
فرآوري محصولات بخش کشاورزي به ویژه محصولات باغی موجب افزایش ارزش افزوده می شود. 

 
او بیان کرد: سامان 14 هزار هکتار باغ زیر کشت بادام دارد و هم اکنون مهمترین منطقه تولید بادام کشور به شمار می رود. 

مدیر صنایع تبدیلی و تکمیلی سازمان جهاد کشاورزي چهارمحال و بختیاري با بیان اینکه در حال حاضر صنایع تبدیلی در زمینه بادام

 
با فناوري پایین و بیشتر به صورت خانگی است، گفت: استقرار و بهره گیري از تجهیزات نوین فرآوري در این استان ضروري است. 

او با بیان اینکه یکی از برنامه هاي مهم جهاد کشاورزي در این استان تکمیل زنجیره تولید بادام است که امیدواریم با ایجاد زیرساخت
ها در شهرك تخصصی بادام این هدف محقق شود، گفت: در حال حاضر راه اندازي شهرك تخصصی فرآوري بادام در شهرستان سامان

 
براي جلوگیري از خام فروش و در راستاي کاهش ضایعات مورد توجه قرار گرفته است. 

فتاحی تاکید کرد: با راه اندازي این شهرك مشکل عمده بادام کاران استان چهارمحال و بختیاري رفع می شود و از خام فروشی

 
محصول بادام در استان جلوگیري می شود. 

راه اندازي شهرك صنعتی تخصصی بادام در چهارمحال و بختیاري ضرورت دارد االله کرم نصیري معاون هماهنگی امور اقتصادي
استاندار چهارمحال و بختیاري چندي پیش در کارگروه توسعه صادرات غیرنفتی چهارمحال و بختیاري با اشاره به جایگاه استان در

 
تولید محصول راهبردي بادام گفته بود: مکان یابی و راه اندازي شهرك صنعتی تخصصی بادام در این استان ضرورت دارد. 

 
او تاکید کرد: این استان با 24 هزار تن تولید سالانه بادام رتبه نخست این محصول در کشور را به خود اختصاص داده است. 

معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار چهارمحال و بختیاري افزود: چهارمحال و بختیاري ظرفیت تولید سالانه حداقل پنج هزار تن

 
مغز بادام صادراتی به ارزش 10 میلیون دلار را دارد. 

نصیري تصریح کرد: به همین منظور باید زمین موردنیاز براي راه اندازي شهرك صنعتی تخصصی بادام در چهارمحال و بختیاري در

 
مکانی با موقعیت مناسب براي تسهیل در خدمات رسانی به تمامی نقاط استان شناسایی شود. 

او یادآور شد: مسئولان شرکت شهرك هاي صنعتی چهارمحال و بختیاري و مدیران جهاد کشاورزي استان و سایر مسئولان دستگاه
هاي اجرایی مرتبط با صدور مجوز هاي قانونی در راستاي مکان یابی و راه اندازي شهرك صنعتی تخصصی بادام در این استان اقدام

 
لازم را در سریع ترین زمان ممکن انجام دهند. 

حوزه صنایع فرآوري و تبدیلی در تمام مناطق دنیا و کشور از مهم ترین بخش هاي اشتغال زا به شمار می رود که توسعه این بخش

 
در استان چهارمحال و بختیاري نیازمند توجه جدي مسئولان است. 

 
حرکت در مسیر توسعه صنایع تبدیلی زمینه ساز تقویت بخش کشاورزي و افزایش درآمد کشاورزان و رونق اقتصادي در منطقه است. 

منبع: مهر





سند حمایت از کودکان در رسانه هاي صوت و تصویر فراگیر منتشر می شود

منبع: دیجیاتوشماره خبر:  269  |  تاریخ: 1399/08/26

اولین نشست اینترنت امن براي کودکان با همکاري ساترا و مرکز نوآوري حکمرانی و کارآفرینی اجتماعی هیوادِ نو و با حضور
فعالین حوزه خانواده، آموزش و تربیت برگزار شد. در این نشست اعلام شد سند حمایت از حقوق کودکان در ...

اولین نشست اینترنت امن براي کودکان با همکاري ساترا و مرکز نوآوري حکمرانی و کارآفرینی اجتماعی هیوادِ نو و با حضور
فعالین حوزه خانواده، آموزش و تربیت برگزار شد. در این نشست اعلام شد سند حمایت از حقوق کودکان در رسانه هاي صوت و

 
تصویر فراگیر به زودي منتشر خواهد شد. 

 
 

سرپرست اداره کل تنظیم و تدوین مقررات ساترا در خصوص نقش و اهمیت و مسئولیت حمایت از حقوق کودکان در فضاي مجازي و
تنظیم گري در تدوین مقررات کودکان و رده بندي سنی اظهار داشت که ساترا درباره حمایت از کودکان یک «احساس وظیفه» دارد
و در اینباره قصد دارد تا تلاش هاي مستمري انجام دهد. «زهرا روشن دل» با اشاره به موضوع ضابطه مندي درباره نحوه دسترسی این
رده بندي سنی به فضاي مجازي گفت: «در آینده اي نزدیک چگونگی حمایت از کودکان از طریق الزامات سند حمایت از کودکان و

 
ابزارهاي پیش بینی شده مانند امکان کنترل فعالیت کودك توسط والدین منتشر می شود.» 

روشن دل می گوید که ساترا در سند حمایت از کودکان در رسانه هاي صوت و تصویر فراگیر علاوه بر ضوابط محتوایی و حفظ
محرمانگی و حریم خصوصی الزاماتی مانند ایجاد ابزار کنترل والدین، جداسازي دسترسی کودك و بزرگسال به محتواي یک رسانه
(موضوعی که دي ماه سال گذشته توسط معاون مرکز ملی فضاي مجازي مطرح شده بود)، حساب مخصوص کودکان، فرایند گزارش
دهی ویژه، تفکیک قابل شناخت محتواي تبلیغات تجاري و تناسب تبلیغات و ممنوعیت هاي تبلیغات را پیش بینی کرده است. وي در
ادامه علاوه بر تأکید به افزایش سواد رسانه اي در این زمینه به ضرورت رعایت رده بندي سنی به صورت مشترك بین همه پلتفرم ها

 
اشاره کرد. 

 
 

 
 Mobit  

بسیاري از مواردي که روشن دل از آنها صحبت می کند پیش تر در سند اولیه اي براي با عنوان سند حمایتی و برنامه اقدام توسعه
خدمات فضاي مجازي کودك و نوجوان که توسط وزارت ارتباطات منتشر شده بود، ذکر شده است. به عنوان مثال در پیوست چهارم
این پیش نویس (قابل دانلود از این لینک) به چندین نرم افزار براي کنترل و نظارت والدین بر اینترنت کودکان اشاره شده بود و به

 
برنامه هایی چون انارستان، دنیاي درسا، سانیار و شقایق اشاره شده بود که جملگی آنها نوعی برنامه کنترل و نظارت هستند. 

سرپرست اداره کل تدوین مقررات در ادامه گفت: «در حال حاضر 9 رسانه صوت و تصویر فراگیر با محتواي تخصصی کودك وجود
دارد که این عدد درحال افزایش است. همچنین رسانه هاي بزرگسال محوري هم با ارائه محتواي کودك در این زمینه فعال هستند.» 



 
 

بر اساس آخرین اعلام وزارت ارتباطات درباره حوزه کودك، در سال 97 بیش از 66 درصد کودکان 3 تا 5 سال از وسایل الکترونیکی
مانند تلفن همراه و تبلت استفاده می کرده اند. طبیعتاً در سال جاري این آمار بیشتر شده است و به نظر می رسد  اگر شرکت هاي
فعال در حوزه فناوري اطلاعات بتوانند از این آمار ارزشمند استفاده کنند، آینده روشن تري را هم از نظر اقتصاد دیجیتال و هم از نظر

 
امنیت پیش روي نسل آینده خواهیم داشت. 

همچنین باید گفت با وجود تکلیف شدن سهم حداقل 15 درصدي محتواي کودك و نوجوان در سند معماري کلان شبکه ملی
اطلاعات (مصوبه مرکز ملی فضاي مجازي) به نظر می رسد. درباره صیانت از کودکان در فضاي مجازي، وزارت ارتباطات نیز در سالهاي
گذشته اقدامات متعددي انجام داد که برخی از آنها مانند رویداد کودك آنلاین به ثمر نشستند. نمایشگاه مطبوعات سال 96 بود که
اولین بار درباره طرح صیانت از کودکان در فضاي مجازي توسط «محمدجواد آذري جهرمی» صحبت هایی شد . وزیر ارتباطات
دراینباره به دیجیاتو گفته بود: «موضوع کودك و فضاي مجازي واقعا مساله اي نیست که سر آن کوتاهی صورت بگیرد و هرچه از
اهمیت آن و تاثیراتش در کشور و نسل آینده بگوییم، کم است. این موضوع نه حکومتیست و نه جاي مخالفت دارد، بلکه صرفا باید
همه در کنار یکدیگر براي تحقق آن چاره بیندیشند و از کنار آن ساده گذر نکنند. دیر اقدام کردن در این مساله مانند موارد دیگر

 
شوخی بردار نیست و ممکن است توسعه و رشد یک نسل را ناخوداگاه نابود کند.» 

 
 

خاطرنشان می شود دردسري که چندي پیش بر سر مجموعه آپارات آمد و مدیرعامل آن را در معرض حکم قضایی قرار داد به واسطه
انتشار ویدیویی گفتگومحور با کودکان بود که به زعم عده اي از کارشناسان، بر روحیه این کودکان تاثیر منفی و مخرب داشت. انتظار
می رود با برپایی چنین سندي، ساز و کار برنامه هاي تولید شده با حضور کودکان در رسانه هاي صوت و تصویر فراگیر مشخص شده



 
تا این قبیل مشکلات دوباره رخ ندهد. 

 
 

   



بیش از 300 معدن به مدار تولید بازگشتند

منبع: روزنامه اقتصاد ملیشماره خبر:  270  |  تاریخ: 1399/08/26

 براساس طرح احیا و فعال سازي معادن کوچک مقیاس تعطیل شده در سطح کشور، از سال گذشته تاکنون 303 معدن احیا
و به مدار تولید بازگشتند.  «خداداد غریب پور» در جلسه پایش طرح احیا و فعال سازي معادن کوچک مقیاس که به شیوه

ویدئوکنفرانس برگزار شد،افزود: امسال تا پایان بیستم آبان ماه جاري تعداد 157 معدن

 
 

 
بیش از 300 معدن به مدار تولید بازگشتند 

 براساس طرح احیا و فعال سازي معادن کوچک مقیاس تعطیل شده در سطح کشور، از سال گذشته تاکنون 303 معدن احیا و به

 
مدار تولید بازگشتند. 

  «خداداد غریب پور» در جلسه پایش طرح احیا و فعال سازي
معادن کوچک مقیاس که به شیوه ویدئوکنفرانس برگزار شد،افزود: امسال تا پایان بیستم آبان ماه جاري تعداد 157 معدن در قالب

 
طرح احیا، فعال شدند و امسال بازگشت 200 معدن به چرخه فعالیت در دستور کار قرار دارد. 

پیش از این شرکت تهیه و تولید مواد معدنی ایران (ایمپاسکو) وابسته به سازمان ایمیدرو آمار داد:امسال 701 معدن غیرفعال

 
شناسایی و براي 223 معدن راهکار کلینیکی ارایه شده است. 

 
غریب پور پیش بینی کرد: آمار معادن غیر فعال استان هاي مختلف با به روز شدن، زمینه احیاي شمار بیشتري فراهم شود. 

وزارت صنعت پیش از این آمار داد: تعداد معادن فعال کشور بالغ بر پنج هزار و 600 معدن است که بطور متوسط سالیانه حدود 400
میلیون تن انواع مواد معدنی از آنها استخراج می شود. 



رییس هیات عامل ایمیدرو ضمن یادآوري منافع حاصل از فعالسازي معادن غیرفعال که بسود کشور است، گفت: بنابر همکاري
مجموعه اي از شرکت تهیه و تولید مواد معدنی، صندوق بیمه سرمایه گذاري فعالیت هاي معدنی، بخش خصوصی، خانه معدن، اتاق

 
بازرگانی و معاونت معدنی وزارت صنعت معدن و تجارت، این طرح در حال اجرا است. 

معاون وزیر صنعت معدن و تجارت اضافه کرد: اکنون همگرایی بیشتري براي توجه به زیرساخت هاي معادن احیا شده وجود دارد که

 
این مهم با حضور همه اجزاي این طرح، قابل تحقق است. 

وي گفت: شرکت ملی صنایع مس در تامین اعتبار براي احیاي معادن مس همکاري دارد و  از محل 50 میلیارد تومانی که این شرکت
براي طرح در نظر گرفته، اکنون با حمایت و ضمانت صندوق بیمه سرمایه گذاري فعالیت هاي معدنی، نخستین مجموعه معدنی و

 
فرآوري مس در آستانه جذب تسهیلات براي تامین زیرساخت برق و فعال شدن معادن اطراف واحدفرآوري است. 

به گفته غریب پور، براي حوزه هاي سنگ آهن نیز شرکت هاي گل گهر، چادرملو و فولاد مبارکه براي همکاري آمادگی دارند و حاصل

 
آن انتفاع چندجانبه براي معادن، اشتغال و همچنین تامین مواد اولیه شرکت هاي بزرگ است. 

به گزارش ایرنا، وزارت صنعت، معدن و تجارت در اردیبهشت ماه امسال اعلام کرد: میزان ذخایر معدنی کشور امسال نسبت به سال

 
98 به میزان 20 تا 25 درصد افزایش خواهد یافت و پیش بینی شده، بالغ بر 30 درصد به میزان استخراج افزوده شود. 

پیشتر میزان ذخایر شناسایی شده کشور حدود 57 میلیارد تن اعلام شد که از این رقم 37 میلیارد تن قطعی و بقیه احتمالی است.



امضاءتفاهم نامه همه جانبه کمیته امدادآذربایجان شرقی بادانشگاه تبریز

منبع: آرمان تبریزشماره خبر:  271  |  تاریخ: 1399/08/26

آرمان تبریز-محمد کلامی در تشریح تفاهم نامه همه جانبه کمیته امدادآذربایجان شرقی بادانشگاه تبریزگفت:به منظور ایجاد
زمینه هاي لازم براي همکاري و افزایش هم افزایی، بهره گیري ازظرفیت نخبگان، جذب ایده ، تبدیل ایده به محصول،

حمایت از فناوران، تجاري سازي و توسعه بازاردرجهت حمایت ازمددجویان تحت پوشش و ...

آرمان تبریز-محمد کلامی در تشریح تفاهم نامه همه جانبه
کمیته امدادآذربایجان شرقی بادانشگاه تبریزگفت:به منظور
ایجاد زمینه هاي لازم براي همکاري و افزایش هم افزایی،
بهره گیري ازظرفیت نخبگان، جذب ایده ، تبدیل ایده به
محصول، حمایت از فناوران، تجاري سازي و توسعه
بازاردرجهت حمایت ازمددجویان تحت پوشش و اقشار
آسیب پذیر عضو جامعه هدف این نهاد تفاهم نامه همکاري

 
امضا شد. 

آرمان تبریز-محمد کلامی در تشریح تفاهم نامه همه جانبه
کمیته امدادآذربایجان شرقی بادانشگاه تبریزگفت:به منظور ایجاد زمینه هاي لازم براي همکاري و افزایش هم افزایی، بهره گیري
ازظرفیت نخبگان، جذب ایده ، تبدیل ایده به محصول، حمایت از فناوران، تجاري سازي و توسعه بازاردرجهت حمایت ازمددجویان

 
تحت پوشش و اقشار آسیب پذیر عضو جامعه هدف این نهاد تفاهم نامه همکاري امضا شد. 

به گزارش خبرنگار ما ازتبریز؛ وي ضمن تاکید بر حمایت از مددجویان تولید کننده تجهیزات فناورانه و فراهم آوردن امکان استفاده از
این دانش و تجهیزات درراه اندازي کسب و کارهاي پایدار ودانش بنیان، افزود: ارتقاي توانایی هاي علمی و مهارتی جامعه هدف با
توجه به نیاز جامعه و اهتمام در راستاي تحقق منویات مقام معظم رهبري در خصوص اقتصاد مبتنی بر دانش و جهش تولید از اهداف

 
دیگر این همکاري همه جانیه مشترك است. 

مدیرکل کمیته امداد آذربایجان شرقی در تشریح نوع همکاري مشترك دو نهاد گفت: در زمینه هاي مختلف آموزش و پژوهش،
فناوري اطلاعات، عمران و مسکن، مالی، توسعه مشارکت هاي مردمی، حمایت و سلامت خانواده، اشتغال و توانمندسازي خانواده

 
ازظرفیت هاي موجود درهر دو نها بهره گیري می شود. 

وي خاطر نشان کرد: ایجاد مرجعی براي هماهنگ سازي مطالعات پژوهشی حوزه فقر و محرومیت زدایی در سطح استان و جلوگیري از

 
انجام مطالعات موازي و در نهایت اجتناب از اتلاف زمان و هزینه امري ضروري است که در این همکاري مشترك لحاظ شده است. 

  کلامی فراهم نمودن زمینه لازم براي همکاری هاي بین بخشی در حیطه هاي مختلف علمی، اجرایی و پژوهشی به منظور ارتقاء کیفیت
فعالیت هاي محرومیت زدایی را از دیگر موضعات مهم این تفاهم نامه برشمرد.



ورشکستگی تولیدکنندگانی که دولت به آنها قول حمایت داده بود، پذیرفتنی

نیست

منبع: پارسینهشماره خبر:  272  |  تاریخ: 1399/08/26

عضو هیأت رئیسه مجلس خواستار رسیدگی وزارت صنعت، معدن و تجارت به مشکلات حوزه صنایع و تأمین مواد اولیه و
تجهیزات آنها شد.

سیدناصر موسوي لارگانی عضو هیأت رئیسه مجلس شوراي اسلامی با علیرضا رزم حسینی وزیر صنعت، معدن و تجارت دیدار و

 
درباره مسائل و موضوعات تعدادي از کارآفرینان و تولیدکنندگان گفت و گو کرد. 

موسوي لارگانی با اشاره به برخی مشکلاتی که براي صنایع در چند سال گذشته به وجود آمده است گفت: در دولت هاي نهم و دهم
برخی کار آفرینان با توصیه دولت اقدام به سرمایه گذاري کلان براي اشتغال زایی کردند لکن پس از آن به کلی رها و اکنون در تامین

 
مواد اولیه با مشکل روبرو شده و تعدادي از آنها به همین دلیل امروز ورشکسته شده اند. 

نماینده مردم فلاورجان در مجلس شوراي اسلامی ادامه داد: این کارآفرینان اگر در کشورهاي دیگر بودند به رسم یادبود و تشکر،
تندیسشان را می ساختند ولی در این دولت، با آنها کاري کرده اند که از زندگی عاصی شده اند؛ این عزیزان با وعده حمایت دولت

 
وارد گود شده ولی با بد قولی آنها اکنون از هستی ساقط شده اند. 

وي افزود: این رفتار باعث می شود کارآفرینان و تولیدکنندگان از ورود به سرمایه گذاري هاي جدید ترس داشته باشند که مبادا

 
همین بلا بر سر آنها هم بیاید. 

عضو هیات رئیسه مجلس شوراي اسلامی در ادامه با اشاره به مشکلات مجموعه شهرك صنعتی اشترجان شهرستان فلاورجان، اظهار
داشت: برخی افراد در این مجموعه سرمایه گذاري کرده اند ولی امروز با توجه به خودتحریمی دولت، در تامین مواد اولیه خود مانده

 
اند و دولت نیز در این زمینه نگاه سالم و درستی به تولید کنندگان واقعی نداشته است. 

وي در تکمیل صحبت خود تصریح کرد: طبق ادعاي این تولیدکنندگان سهمیه مواد اولیه دولتی کافی نبوده و آنها براي افزایش

 
تولیدشان در سال جهش تولید مجبورند از طریق واسطه ها، مواد مورد نیاز خود را با قیمت هاي بسیار بالاتر خریداري کنند. 

رئیس فراکسیون کارآفرینان مجلس شوراي اسلامی در ادامه با اشاره به دیگر مشکلات کار آفرینان بیان داشت: برخی تولید کنندگان
و کارآفرینان براي احداث شرکت و کارخانه هاي خود مجبور هستند از خارج از کشور تجهیزات و تکنولوژي وارد کنند که در حال

 
حاضر با مشکلاتی روبرو شده اند لذا امیدواریم دولت با این صنایع همکاري کند. 

به گزارش خانه ملت، در ادامه این جلسه مهدي صادقی نیارکی معاون امور صنایع وزیر صمت ضمن تائید صحبت هاي نماینده
فلاورجان و تاکید بر اینکه این کارآفرینان از برجسته ترین و خوشنام ترین افراد عرصه تولید در سطح کشور هستند، توضیحاتی در

 
خصوص مسائل مطرح شده ارائه کرد . 



در پایان نیز علیرضا رزم حسینی وزیر صنعت معدن و تجارت دستورات لازم را جهت پیگیري مشکلات این صنعتگران و کار آفرینان
صادر و اظهار امیدواري کرد تا برخی موانع در زمینه تامین مواد اولیه و واردات تکنولوژي، با بررسی دقیق حل و فصل شود./



بهترین شهرهاي آمریکا براي زندگی و کار

منبع: شفافشماره خبر:  273  |  تاریخ: 1399/08/26

نیویورك باز هم در صدر بهترین شهرهاي آمریکایی قرار گرفت.

به گزارش شفاف، موسسه رزونانس امسال نیز به مانند سال هاي گذشته اقدام به رتبه بندي بهترین شهرهاي آمریکا براي کار و
زندگی پرداخت که به مانند سال هاي قبل نیویورك در صدر شهرهاي این رتبه بندي قرار گرفت. این رتبه بندي بر اساس 6 شاخصه
اصلی موقعیت مکانی ( آب و هوا، امنیت، مناظر طبیعی، فضاي سبز و محیط زیست، شیوع کرونا)، امکانات شهري ( ارتباط فرودگاهی
به دیگر نقاط، موزه ها، امکانات آموزشی، امکانات ورزشی)، سرمایه انسانی ( سطح تحصیلات، نیروي متخصص، میزان مهاجران)، رفاه
اقتصادي ( حضور شرکت هاي بزرگ، درآمد خانوار، نرخ اشتغال، عدالت اقتصادي)، زندگی شبانه ( مراکز خرید، رستوران ها، امکانات
تفریحی) و دیدگاه افراد سایر شهرها و کشورها به شهر ( بر اساس نظرات سایت هاي اقامتی و شبکه هاي اجتماعی) صورت گرفته

 
است. 

نکته جالب در این رتبه بندي، حضور پررنگ شهرهاي ایالت کالیفرنیا در رتبه بندي امسال است به گونه اي که از 10 شهر برتر براي
کار و زندگی در آمریکا در سال 2020، نام چهار شهر از ایالت کالیفرنیا دیده می شود. هم چنین امسال میزان شیوع ویروس کرونا در

 
شهرها نیز براي رتبه بندي ملاك قرار داده شده است. 

 
1- نیویورك سیتی- نیویورك 

 
جمعیت با احتساب حومه: 19 میلیون و 979 هزار نفر 

 
2- لس آنجلس- کالیفرنیا 

 
جمعیت با احتساب حومه: 13 میلیون و 291 هزار نفر 

 
3- سان فرانسیسکو- کالیفرنیا 

 
جمعیت با احتساب حومه: 4 میلیون و 729 هزار نفر 

 
4- شیکاگو- ایلینویز 

 
جمعیت با احتساب حومه: 9 میلیون و 497 هزار نفر 

 
5- واشینگتن دي سی 



 
جمعیت با احتساب حومه: 6 میلیون و 251 هزار نفر 

 
6- سن دیگو- کالیفرنیا 

 
جمعیت با احتساب حومه: 3 میلیون و 343 هزار نفر 

 
7- لاس وگاس- نوادا 

 
جمعیت با احتساب حومه: 2 میلیون و 231 هزار نفر 

 
8- سن خوزه- کالیفرنیا 

 
جمعیت با احتساب حومه: 1 میلیون و 998 هزار نفر 

 
9- میامی- فلوریدا 

 
جمعیت با احتساب حومه: 1 میلیون و 999 هزار نفر 

 
10- بوستون- ماساچوست 

جمعیت با احتساب حومه: 4 میلیون و 875 هزار نفر



بیمه ي بیکاري اي که به داد بیکاران نرسید

منبع: شعار سالشماره خبر:  274  |  تاریخ: 1399/08/26

شعار سال: 18 فروردین چنین پیامکی به تلفن همراهش رسید: «درخواست شما در سامانه بیمه بیکاري با موفقیت ثبت
گردید. ادامه فرایند متعاقبا اعلام خواهد شد. کد رهگیري: ...». آبان رو به پایان است و هنوز درخواست برقراري مقرري

بیکاري این فرد اجابت نشده است. تا این لحظه علاوه بر پیامک 18 فروردین، 6 پیامک ...

شعار سال: 18 فروردین چنین پیامکی به تلفن همراهش رسید: «درخواست شما در سامانه بیمه بیکاري با موفقیت ثبت گردید.
ادامه فرایند متعاقبا اعلام خواهد شد. کد رهگیري: ...». آبان رو به پایان است و هنوز درخواست برقراري مقرري بیکاري این فرد اجابت
نشده است. تا این لحظه علاوه بر پیامک 18 فروردین، 6 پیامک دیگر هم بر روي نمایشگر تلفن همراهش ظاهر شده است. آخرین
پیامک، اما مربوط به 24 مهر است: «کاربر گرامی با درخواست شما موافقت شد.» انتهاي پیامک هم آدرس سامانه جامع روابط کار
قرار گرفته است؛ البته این به معناي پایان کار نیست. آبان رو به پایان است و این «متقاضیِ عزیز» مانند هزاران و شاید صد ها هزار
نفر دیگر، همچنان اندرخم کوره راه بیمه بیکاري است. با تعجب می گوید: «تازه پس از 8 ماه "روابط پیامکی" از کارشناس تامین
اجتماعی که در سامانه 1420 پاسخ سوال می دهد، شنیده ام که باید با مدارك به شعبه تامین اجتماعی مراجعه کنم تا معرفی نامه
صادر کنند و سوابق بیمه ام را احراز کنند؛ درحالیکه 17 شهریور کارشناس اداره کار، پایان قردادم را تایید کرد و 24 مهر یعنی روزي
که وزارت کار پیامک موافقت نهایی را صادر کرد، نماینده شعبه تامین اجتماعی با "اتمام قرارداد به شرط احراز سابقه تا تاریخ اخراج و

 
داشتن سایر شرایط قانونی" موافقت کرد.» 

با این حال از زمانی که در چند نوبت از شهرستان محل زندگی اش راه شعبه تامین اجتماعی را براي نهایی کردن کار پیموده، فهمیده
است که هزاران نفر دیگر مانند او از 5 صبح پشت در شعبه تامین اجتماعی صف می کشند. شاید فکر کنید که این از قلم گرفته
شدگان سیستم بیمه بیکاري، براي آن 3 ماه مقرري (اسفند، فروردین و اردیبهشت) در این سرما صف می کشند و با پایان یافتن
تعطیلی هایی که دولت از اسفند ماه سال گذشته به دلیل نگرانی از موج اول شیوع کرونا، به اجبار به آن ها تن داد، دیگر به سر کار
بازگشته اند؛ اما اشتباه برداشت کرده اید؛ بیشتر این ها افرادي هستند که نه حقوق بیکاري آن 3 ماه را دریافت کرده اند و نه کاري

 
پیدا کرده اند. 

 
بیهوده امیدوار شدن متقاضیان بیمه بیکاري 

در واقع آن ها می خواهند تا مانند فردي که به شکل عادي به دلایل بیکار شده است، از حقوق بیکاري استفاده کنند. مطابق قانون
بیمه بیکاري، متقاضیان دریافت حقوق یا همان مقرري بیکاري، باید شرایطی را داشته باشند: حداقل 6 ماه سابقه بیمه پردازي و
حداقل 1 سال سابقه کار در آخرین کارگاه. اگر متقاضیان 1 روز کمتر از این 12 ماه، سابقه داشته باشند، مشمول دریافت حقوق
بیکاري نمی شوند. ظهور هولناك کرونا و تشکیل صفی بی انت ها از بیکاران، این تلقی را براي جامعه بیکاران بیمه شده ي سازمان
تامین اجتماعی به وجود آورد، که تمام آن ها به هر دلیلی که در سال هاي شیوع کرونا در کشور بیکار می شوند، می توانند از این
حقوق «بخور و نمیر» تا مدتی که کار پیدا می کنند، استفاده کنند. انتشار خبر اختصاص پنج هزار میلیارد تومان از 1 میلیون یورو

 
منابع صندوق توسعه ملی براي تخصیص در حوزه بیکاري و درمان، این گمانه را بیشتر هم تقویت کرد. 

امروز که آب از آسیاب افتاده است و بر اساس اعلام دولت، 720 هزار نفر مشمول دریافت مقرري بیکاري براي اسفند، فروردین و



اردیبهشت شدند، اما این پرسش براي جامعه سرگردان بیکاران به وجود آمده است که تکلیف هزاران هزار نفري که به دلیل رکود

 
اقتصادي از انتهاي سال گذشته تا امروز، گروه گروه بیکار شده اند یا خواهند شد، چیست؟ 

 
امروز همان زمان بحران است 

این بیکاران می گویند: «سال هاي سال حق بیمه پرداخت کردیم تا در زمان بحران دست مان را بگیرد. امروز همان زمان است؛
وانگهی آن زمان که گفتند فعلا همین چند صد هزار تومان تا 1 میلیون تومان را براي این 3 ماه دریافت کنید، باید به این هم فکر

 
می کردند، که عده اي همچنان بیکار می مانند و تعداد زیادي هم به متقاضیان بیمه بیکاري اضافه می شوند.» 

بر مبناي آمار وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، از خرداد بخش
عمده اي از این 720 هزار نفر، مشغول به کار شده اند و طبق
اطلاعات ثبتی، تقریباً 193 هزار نفر همچنان بیکار هستند.
طبیعی است که افزون بر این 720 هزار نفر، در ماه هاي گذشته
عده زیادي به دلایل «غیر ارادي» از کار بیکار شده اند. به نظر
می رسد که بیکاري این عده در میان هیاهوي اختصاص 1
میلیون یورو از محل صندوق بیمه بیکاري براي 3 ماه پرداخت

 
حقوق بیکاري و... گم شد. 

ارزیابی از اینکه در سال جاري چه تعداد بیمه شده سازمان تامین
اجتماعی که واجد شرایط دریافت مقرري بیکاري هستند، بیکار
شده اند، وجود ندارد، اما تنها تعداد افرادي که از جمع این 720

هزار نفر همچنان نیازمند دریافت حقوق بیکاري هستند، منتشر شده است. وزارت کار همچنین اعلام نکرده است که چه تعداد از این

 
افراد مجدد بیکار شده اند. 

 
بیکاران در به در به دنبال حقوق بیکاري 

فرد بیکاري که این نوشتار را با روایت او آغاز کردیم، با اشاره به نگرانی هاي خود، که در ذهن افرادي مانند او، رسوب کرده است، می
گوید: «همه فکر می کردیم که منابع کافی براي حمایت از نیازمندان به حقوق بیکاري وجود دارد؛ اما آرام آرام می شنیدیم که آن 5
هزار میلیارد تومانی که از محل 1 میلیارد یورو صندوق توسعه ملی براي مصرف در صندوق بیمه بیکاري در بوق و کرنا کرده بودند، در
حال کوچک شدن است. عددي که باید به حساب متقاضیان می نشست هم ناچیز شد. من آن اوایل (فروردین و اردیبهشت) 2 ماه
حقوق بیکاري دریافت کردم؛ به ازاي هر ماه 1 میلیون تومان. اوایل که گفتند که این «علی الحساب» است و بازهم واریز می شود؛ اما
تا امروز که ما بیکاران در به در به دنبال حقوق بیکاري هستیم، ریالی را دریافت نکرده ایم. این ها به کنار، از ما می خواهند که پس از
چند ماه معطلی به شعبه مراجعه کنیم. اینکه می گویند «دلیل حضور شما این است که کارشناس فنی شعبه هنوز سوابق را بررسی
نکرده است و سوابق باید جمع شوند» چه توجیهی دارد؟! اگر لایق ماه ها معطلی بودیم چرا از ابتدا اعلام نکردند تا براي قرار گرفتن

 
در صف بیمه بیکاري از زندگی خود نیفتیم؟ 



 
معطلی ها را پاسخگو باشند 

او به نگرانی دیگر خود هم اشاره می کند: «من 24 مهر پیامک موافقت با درخواست برقراري بیمه بیکاري را دریافت کردم؛ اما در این
بیش از یک ماه هنوز معطل صدور تاییدِ فنی شعبه تامین اجتماعی هستم؛ اما هنوز بسیاري وجود دارند که چند ماه پیش از من این
پیامک را دریافت کرده اند و موفق به دریافت حقوق خود نشده اند. اگر کار آن ها که پیش از من به رسمیت شناخته شده اند، تا این
اندازه تاخیر دارد؛ کار من و مانند من به کجا می رسد؟! و بعد کار افرادي که بعد از ما در این صف قرار می گیرند، به کجا می رسد؟!
اگر منابع کافی را در اختیار ندارند، اعلام کنند، تا علی رغم نیاز مالی و میل باطنی، از دریافت حقوق بیکاري انصراف بدهیم. می دانم
افرادي هستند که به 1 ریال این پول هم نیاز دارند و عده اي هم می خواهند که یکبار هم که شده از بیمه بیکاري خود استفاده
کنند؛ چراکه با این وضع به نظر نمی رسد که هیچ زمان دیگري قادر به استفاده از آن باشند. متاسفانه این معطلی ها و امروز و فردا
کردن ها ما را از صرافت بیمه بیکاري انداخته است؛ درحالیکه فقط حق خود را درخواست می کنیم؛ مانند بیکاران تمام کشورها. پس

 
اگر این حق ما هست، آن را پرداخت کنند و این معطلی ها را پاسخگو باشند.» 

 
سه گروه، محروم از بیمه بیکاري 

در کنار گروهی که مستحق دریافت بیمه بیکاري هستند؛ اما نامشان از فهرست متقاضیان جا مانده است، عده اي هم وجود دارند که
آن ها را به عنوان کارگران شاغل در مشاغل غیررسمی می شناسیم. از آنجا که این عده مشمول قانون کار و تامین اجتماعی نیستند،
از حقوق ناچیز بیمه بیکاري هم بهره مند نمی شوند. گروهی دیگر هم وجود دارند که به دلیل اینکه کارفرما آن ها را بیمه نمی کند یا
اینکه «خود اشتغال» محسوب نمی شوند، خود را به صورت اختیاري بیمه کرده اند. تمام این سه گروه تا آخر عمر از بیمه بیکاري
بهره اي نمی برند و همین حداقل را هم به چشم نمی بینند؛ بنابراین در کنار افرادي که براي دریافت بیمه بیکاري صف می کشند و
محروم می مانند، نباید این گروه ها را هم فراموش کرد. به نظر می رسد که قانونگذار باید پوسته سخت و انعطاف ناپذیر، قانون بیمه
بیکاري را بشکافد و این گروه ها را هم مورد حمایت قرار دهد؛ هرچند که این حمایت نیازمند پیش بینی بار مالی و البته تخصیص
منابع پایدار براي آن است، تا به سرنوشت صندوق بیمه بیکاري که امروز بیش از هر زمانی براي حمایت از بیکاران بیمه شده اجباري

 
سازمان تامین اجتماعی دچار بی ثباتی مالی است، دچار نشود. 

ظاهرا این صندوق زیر فشار اقتصادي کرونا، خم شده و تاب آوري خود را از دست داده است؛ چه بسا که این صندوق ناهماهنگ با
شرایط بحرانی، در سال هاي آینده نیازمند کمک بشود؛ چراکه سهم 3 درصدي صندوق بیمه بیکاري از 30 درصد حق بیمه کارگران
کفاف مصارف رو به رو رشد آن را نمی دهد. پیشتر مصطفی سالاري (مدیرعامل سازمان تامین اجتماعی) از ارئه فرمولی به دولت براي
حمایت از صندوق بیمه بیکاري خبر داده بود؛ فرمولی که اگر مورد تایید دولت قرار گرفته باشد، تامین بخشی از منابع پرداخت حقوق

 
بیکاري را که مربوط به خرداد تا مهرماه بود، از محل منابع عمومی فراهم می کرد. 

 
بیکاران در اندوه کسري منابع صندوق بیمه بیکاري 

بر اساس این فرمول، میانگین مقرري بگیران پنج سال قبل صندوق بیمه بیکاري محاسبه می شد تا پرداخت مقرري براي این تعداد،
برعهده تامین اجتماعی باقی بماند؛ اما براي مازاد بر این تعداد مقرري بگیر، 85 درصد از منابع آن را دولت و 15 درصد دیگر را
سازمان تامین اجتماعی از محل منابع داخلی خود فراهم کند. آنگونه که سالاري اعلام کرده بود، از آبان ماه یعنی ماه جاري، سازمان
مانند سال هاي گذشته منابع پرداخت مقرري بیکاري را فراهم می کند؛ اما موضوع این است که هیچ کس چشم انداز تاثیر هاي کرونا
بر تعطیلی هاي کسب و کار ها را نمی داند؛ این امر آینده را براي شاغلان بیمه پرداز و سازمان تامین اجتماعی تاریک و نگران کننده

 
می سازد؛ به ویژه براي بیکارانی که همین امروز هم در اندوه کسري منابع صندوق بیمه بیکاري می سوزند. 



ilna.ir ،995834 :شعار سال، با اندکی تلخیص و اضافات برگرفته از خبرگزاري ایلنا، تاریخ انتشار: 26 آبان 1399، کد خبر



ارزش دلاري کالاهاي صادراتی استان سمنان 26 درصد افزایش یافت

منبع: ایرناشماره خبر:  275  |  تاریخ: 1399/08/26

سمنان- ایرنا- معاون امور بازرگانی و توسعه تجارت سازمان صنعت ، معدن و تجارت استان سمنان گفت: ارزش دلاري هر تن
کالاي صادراتی استان امسال بیش از یکهزار دلار بود و 26 درصد افزایش یافت.

سمنان- ایرنا- معاون امور بازرگانی و توسعه تجارت سازمان
صنعت ، معدن و تجارت استان سمنان گفت: ارزش دلاري
هر تن کالاي صادراتی استان امسال بیش از یکهزار دلار

 
بود و 26 درصد افزایش یافت. 

به گزارش ایرنا، حمیدرضا مداح روز دوشنبه در نشست
بررسی موانع صادراتی واحدهاي تولیدي استان سمنان
افزود: متوسط ارزش دلاري هرتن کالاي صادراتی در استان
امسال یکهزار و 104 دلار بود که نسبت به مدت مشابه آن

 
در سال گذشته 26 درصد افزایش داشت. 

وي افزود: بیش از 140 هزار تن کالا به ارزش حدود 155 میلیون دلار توسط 78 شرکت از گمرك استان در هفت ماه نخست امسال

 
صادر شد که در مقایسه با مدت مشابه سال قبل از نظر ارزش 14 درصد افزایش نشان می دهد. 

معاون امور بازرگانی و توسعه تجارت سازمان صنعت ، معدن و تجارت استان سمنان تصریح کرد: این میزان صادرات شامل 75 قلم
کالا از قبیل سود سوزآور ، کابل زمینی ، کربنات دي سدیم ، محصولات یکبار مصرف ، هیدروکربن سبک ، کابل ، سیلیسیوم ، کولر

 
آبی ، پودر لباسشویی ، شیرینی و شکلات ، قطعات و اجزا از آهن و فولاد بود. 

وي یادآور شد: 42 کشور جهان از قبیل عراق ، ترکیه ، هند ، ارمنستان ، گرجستان ، هنگ کنگ ، ازبکستان ، ترکمنستان ، افغانستان

 
، امارات متحده عربی ، اندونزي ، و اکراین، مقصد کالاهاي صادراتی از استان سمنان بود. 

وي اظهار داشت: امسال حدود هفت هزار و 100 تن کالا به ارزش بیش از 30 میلیون دلار به استان وارد شد که عمده کالاهاي
وارداتی شامل اجزا و قطعات ماشین و دستگاه هاي برقی ، پنبه حلاجی نشده ، اجزا قطعات ترانسفورماتورها ، پروپیلن ، لقا کننده ها و

 
مبدلهاي استاتیک برقی ، تنظیم کننده ولتاژ ، و روغن ترانسفورماتور، بود. 

مداح با بیان اینکه متوسط ارزش دلاري هرتن کالاي وارداتی چهار هزار و 300 دلار بود بیان کرد: این مقدار کالاهاي وارداتی از 16
کشور جهان از قبیل کشورهاي ترکیه ، چین ، ازبکستان ، ایتالیا ، آلمان ، بلژیک ، هلند ، امارات متحده عربی و غیره به گمرك استان

 
وارد شد. 



استان سمنان با داشتن حدود یکهزار و 840 پروانه بهره برداري واحدهاي صنعتی و معدنی با سرمایه گذاري حدود 76 هزار میلیارد

 
ریال و اشتغال براي بیش از 68 هزار و 800 نفر، یکی از قطب هاي صنعتی و معدنی شرق کشور محسوب می شود. 

 
برچسب ها 

 
- سمنان 

 
- وزارت صنعت معدن و تجارت 

 
- توسعه صادرات 

 
- توسعه ایران 

- صادرات غیر نفتی



حضور پر قدرت بسیج در مهار گرانی و کرونا

منبع: بصیرتشماره خبر:  276  |  تاریخ: 1399/08/26

 
پایگاه بصیرت 

سردار غلامرضا سلیمانی رئیس سازمان بسیج مستضعفین صبح امروز (دوشنبه 27 آبان) در نشست خبري به مناسبت هفته بسیج،
اظهار داشت: چهل و یک سال از عمر شجره طیبه بسیج می گذرد و این تشکیلات مردمی که در کره خاکی زمین تنها ملت ایران این
افتخار را دارد چنین تشکیلاتی را ایجاد کرده باشد، در مشکلات بزرگ به میدان آمده تا با تمام تلاش خود و کمک مردممان تهدیدات

 
را به فرصت تبدیل کند. 

وي با اشاره به همزمانی هفته بسیج امسال با شرایط شیوع ویروس کرونا و نقش آفرینی بسیج در مقابله با آن، اظهار داشت: بسیج در
دوران مقابله با کرونا رکوردهاي بسیار خوبی را بر جاي گذاشت و با نظارت وزارت بهداشت بیش از 70 میلیون نفر را غربالگري کند و
یا در زمینه تولید ماسک که در روزهاي اول مشکلاتی داشتیم، بسیج با تولید بیش از 17 میلیون ماسک در روز در کارگاه هاي

 
مختلف در کشور این مشکل را مرتفع کرد. 

سردار سلیمانی با اشاره به نهضت کمک مومنانه و مواسات در ایام شیوع ویروس کرونا، ادامه داد: در چهار مرحله نهضت کمک مومنانه
بیش از 10 میلیون و 150 هزار بسته معیشتی، بیش از 23 میلیون پرس غذاي گرم، 14 هزار جهیزیه و بیش از 5 میلیون و 336 هزار

 
بسته بهداشتی و ... توزیع شد. 

رئیس سازمان بسیج مستضعفین ادامه داد: در ادامه این نهضت، در 5 آذر هم 30 هزار جهیزیه را تقدیم زوج هاي جوان خواهیم کرد و

 
همچنین 500 هزار بسته معیشتی هم با رعایت کرامت افراد به نیازمندان تقدیم خواهد شد. 

وي با اشاره به آغاز طرح جدید بسیج براي مقابله با کرونا، گفت: براي اجراي طرح تکمیلی مقابله با کرونا با نظارت وزارت بهداشت و
درمان تفاهم نامه اي منعقد شده که مهمترین ویژگی آن محله محور بودن و خانه پایه بودن آن است و گروه هایی در محلات مستقر

 
خواهند شد که با پشتیبانی 55 هزار پایگاه مقاومت، شناسایی و غربالگري بیماران را در تمام مراحل انجام خواهد شد. 

سردار سلیمانی با بیان اینکه برنامه هاي هفته بسیج با رعایت کامل پروتکل ها برگزار خواهد شد و شعارمان نیز «بسیج، پیشرو
خدمت، امیدآفرین» خواهد بود، عنوان کرد: باید جهاد امیدآفرینی را در بین مردم تقویت کنیم. وضعیت ما وضعیت خوبی است،

 
مشکلاتی البته داریم که با سرپنجه ملت ایران و مسئولین قابل حل است. 

وي با اشاره به اینکه نهضت جهش تولید در بحث کشاورزي، دامپروري، نیروگاه هاي کوچک خورشیدي و موضوع اشتغال از دیگر
حوزه هایی است که توسط بسیج دنبال شده است، گفت: امسال در قالب تعاونی هاي مردمی بیش از 22 هزار تعاونی و صندوق را با
تسهیل گري بسیج راه اندازي کرده ایم که این صندوق ها یک میلیون عضو دارند. در ایجاد کارگاه هاي اقتصاد مقاومتی 1744 کارگاه

 
ایجاد شده و در راه اندازي بیش از 700 کارگاه هم تسهیل گري کرده ایم. 

رئیس سازمان بسیج مستضعفین با تاکید بر اینکه رشد خوبی را در گروه هاي جهادي داشته ایم به طوري که 42 هزار و 222 گروه
جهادي در اطلس گروه هاي جهادي سازمان بسیج ثبت شده است، عنوان کرد: امسال در مجموع 10238 پروژه محرومیت زدایی

 
برنامه ریزي کرده بودیم که تاکنون حدود 4900 پروژه آن تکمیل شده است. 

سردار سلیمانی درباره کمک بسیج به مهار گرانی ها تصریح کرد: براي کمک به شبکه نظارتی سازمان حمایت در ابتدا 2500 همیار
نظارت معرفی کردیم و بعد از آن نیز اعلام آمادگی کردیم که درخواست 4000 نفر همیار را دادند. در موضوع کشف انبارهاي احتکار



شده هم بسیج فعال بوده است و توانسته بسیاري از این انبارها را کشف کند. قرار شد کمکی هم به وزارت جهاد کشاورزي بکنیم که

 
در زمینه توزیع اقلام اساسی مورد نیاز مردم بسیج اعلام آمادگی کرده است. 

رییس سازمان بسیج در پاسخ به سوال خبرنگار دفاعی خبرگزاري فارس درباره تقویت گشت هاي محله محور گفت: با تاکید شوراي
امنیت کشور و پیگیري شوراي تامین استان ها گشت هاي محله محور رضویون بسیج فعال است و بسترهاي تقویتی براي آنها

 
اندیشیده شده است. 

وي افزود: با قوه قضاییه و نیروي انتظامی هم هماهنگی شده است و این گشت ها در حال انجام شده است و تقویت خواهند شد.



تمرکز بر اشتغال زایی محرومان، مهم ترین رویکرد گروه جهادي پیامبر

اعظم(ص)

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  277  |  تاریخ: 1399/08/26

محمد سمیعی، در گفتگو با فارس، با تاکید بر لزوم توجه
به بحث اشتغال در جهت ایجاد درآمد پایدار اظهار داشت:
کمک هاي موردي و تهیه بسته هاي معیشتی و بهداشتی
در کوتاه مدت گره گشاست، اما ایجاد اشتغال جهت
رسیدن به درآمد پایدار براي خانواده ها بسیار حائز اهمیت

 
است. 

مسئول گروه جهادي پیامبر اعظم(ص) شیراز با اشاره به
اینکه تا پیش از شیوع کرونا برنامه هاي مختلفی اعم از مشاوره، برنامه هاي فرهنگی، مسابقه، برنامه هاي متناسب کودکان و... را نیز
در دستور کار داشتیم، گفت: پس از آن به ویژه از زمان شیوع کرونا با ورود جدي به بحث اشتغال، کارگاه هایی را راه اندازي کردیم تا

 
علاوه بر توزیع بسته هاي بهداشتی و غذایی و کمک هایی از این قبیل با کارآفرینی، افراد را به کسب درآمد پایدار ترغیب کنیم. 

سمیعی ضمن تاکید بر لزوم توزیع بسته هاي حمایتی، گفت: در برخی موارد همچون افراد داراي معلولیت یا پدر و مادر سالمندي که
امکان کار کردن ندارند، تامین بسته هاي غذایی و بهداشتی و همچنین وسایل سرمایشی و گرمایشی و دیگر مواردي از این قبیل

 
ضروري است، اما در مورد افراد سالم که توانایی کار کردن دارند، توجه به بحث اشتغال از اهمیت بیشتري برخوردار است. 

وي افزود: در این راستا و در جهت محرومیت زدایی، کارگاه ماسک و یک کارگاه تولید کیسه پلاستیکی راه اندازي شده است تا

 
تعدادي از خواهران مستمند، بدسرپرست یا سرپرست خانوار مشغول به کار شوند. 

مسئول گروه جهادي پیامبر اعظم(ص) با اشاره به اینکه قطعا تعداد افراد نیازمند به کار در نقاط محروم زیاد بوده و توانایی گروه در
جهت ایجاد اشتغال براي آنها کم است، افزود: در حال حاضر 25 نفر با حمایت این گروه مشغول به کار شده اند و همچنان با تمرکز بر
اشتغال زایی محرومان، این مسیر ادامه خواهد یافت، چنانچه اکنون در پی راه اندازي کارگاهی جهت دوخت گان و لباس هاي

 
مخصوص جهت رویارویی با بیماران مبتلا به کرونا هستیم. 

وي، مردم محروم ساکن در مناطقی چون بلوار اتحاد، میانرود، سعدي و... که از قبل شناسایی شده اند را جامعه هدف در جهت رفع

 
محرومیت دانست و از تلاش براي حمایت از طیف گسترده تري خبر داد. 

انتهاي پیام/ ن



پرداخت 1500 میلیارد تومان تسهیلات به واحدهاي آسیب دیده از کرونا در

آذربایجان غربی

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  278  |  تاریخ: 1399/08/26

به گزارش خبرگزاري فارس از ارومیه ابوالفضل عبادي در
نشست خبري اظهار داشت: سهمیه استان در زمینه
تسهیلات واحدهاي آسیب دیده از کرونا یک هزار و 203
میلیارد تومان بود، که با توجه به بالا بودن تعداد واحدهاي
ثبت نامی براي دریافت تسهیلات، این رقم به 300 میلیارد

 
تومان افزایش یافت . 

وي تصریح کرد: تا کنون یک هزار و 500 میلیارد تومان

 
تسهیلات به واحدها پرداخت شده است و مابقی مراحل قانونی و روند اداري خود را طی می کنند. 

مدیرکل تعاون کار و رفاه اجتماعی آذربایجان غربی افزود: رویکرد اداره کار تسهیل در امر اشتغال زایی و استفاده بهینه از سامانه هاي

 
الکترونیکی از جمله سامانه اشتغال خانگی،  اشتغال پایدار روستایی و ... براي کاهش مراجعه به ادارات است. 

 
عبادي گفت: بیشترین زمان اتلاف اعطاي مجوز واحدهاي تولیدي را دستگاه هاي اجرایی استان به خود اختصاص داده اند. 

 
وي افزود: آذربایجان غربی رتبه هاي نخست در ایجاد فضاي کسب و کار را در کشور به خود اختصاص داده است. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی آذربایجان غربی با اشاره به هفته کارآفرینی از 26 آبان تا دوم آذرماه از روند صدور مجوزها و
بروکراسی هاي اداري در حوزه کارآفرینی انتقاد کرد و خاطرنشان کرد: متاسفانه در کشور ما به دلیل تعدد و فهم نادرست از قوانین

 
مشکلات زیادي در پروسه صدور مجوز ایجاد کرده است. 

عبادي افزود: تمام تلاش و رویکرد جدید اداره کل تعاون آذربایجان غربی کاهش بروکراسی اداري و استفاده بهینه از سامانه هاي

 
الکترونیکی از جمله سامانه اشتغال خانگی، اشتغال پایدار روستایی و غیره براي کاهش مراجعه به ادارات است. 

انتهاي پیام/



سند حمایت از کودکان در رسانه هاي صوت و تصویر فراگیر منتشر می شود

منبع: سوره سینماشماره خبر:  279  |  تاریخ: 1399/08/26

به گزارش سوره سینما (1) به نقل از روابط عمومی ساترا، اولین نشست اینترنت امن براي کودکان با همکاري ساترا و مرکز

 
نوآوري حکمرانی و کارآفرینی اجتماعی هیوادِ نو و با حضور فعالین حوزه خانواده، آموزش و تربیت برگزار شد. 

در این نشست، سرپرست اداره کل تنظیم و تدوین مقررات ساترا در خصوص نقش و اهمیت و مسئولیت حمایت از حقوق کودکان در

 
فضاي مجازي و تنظیم گري در تدوین مقررات کودکان و رده بندي سنی مطالبی را بیان کرد. 

زهرا روشن دل حمایت ساترا از حوزه کودك را وظیفه این سازمان دانست و با اشاره به موضوع ضابطه مندي درباره نحوه دسترسی
این رده بندي سنی به فضاي مجازي گفت: در آینده اي نزدیک چگونگی حمایت از کودکان از طریق الزامات سند حمایت از کودکان و

 
ابزارهاي پیش بینی شده مانند امکان کنترل فعالیت کودك توسط والدین منتشر می شود. 

زهرا روشن دل افزود: ساترا در سند حمایت از کودکان در رسانه هاي صوت و تصویر فراگیر علاوه بر ضوابط محتوایی و حفظ
محرمانگی و حریم خصوصی الزاماتی مانند ایجاد ابزار کنترل والدین، جداسازي دسترسی کودك و بزرگسال به محتواي یک رسانه،
حساب مخصوص کودکان، فرایند گزارش دهی ویژه، تفکیک قابل شناخت محتواي تبلیغات تجاري و تناسب تبلیغات و ممنوعیت هاي

 
تبلیغات را پیش بینی کرده است. 

وي در ادامه علاوه بر تأکید به افزایش سواد رسانه اي در این زمینه به ضرورت رعایت رده بندي سنی به صورت مشترك بین همه

 
پلتفرم ها اشاره کرد. 

سرپرست اداره کل تدوین مقررات در ادامه گفت: در حال حاضر  9 رسانه صوت و تصویر فراگیر با محتواي تخصصی کودك وجود دارد

 
که این عدد درحال افزایش است. همچنین رسانه هاي بزرگسال محوري هم با ارائه محتواي کودك در این زمینه فعال هستند. 

در ادامه این نشست، فعالان حوزه خانواده، آموزش و تربیت حاضر در جلسه به بیان دیدگاه و نظرات خود در خصوص آسیب شناسی
کودك در فضاي مجازي و زمینه هاي حمایت از طریق ابزارهاي فنی و بسترسازي هاي فرهنگی پرداختند.



ثبت نام دریافت تسهیلات قرض الحسنه طرح هاي اشتغالزایی فرهنگی- هنري

آغاز شد

منبع: موجشماره خبر:  280  |  تاریخ: 1399/08/26

مدیر کل فرهنگ و ارشاد اسلامی هرمزگان از آغاز ثبت نام
دریافت تسهیلات قرض الحسنه طرح هاي اشتغالزایی
فرهنگی- هنري خبر داد و گفت: سهم هرمزگان در اعطاي
تسهیلات قرض الحسنه طرح هاي اشتغالزایی فرهنگ و

 
هنر 80 میلیارد ریال است. 

رضا کمالی زرکانی در این باره گفت: سامانه تحفه در
راستاي اجراي مفاد تفاهم نامه منعقد شده بین وزارت
فرهنگ و ارشاد اسلامی، سازمان برنامه و بودجه ) موضوع

تبصره 18 قانون بودجه ( به منظور اجرایی شدن برنامه تولید اشتغال فرهنگ و هنر و رسانه و صندوق کارآفرینی امید و اعطاي

 
تسهیلات حمایتی به طرح هاي اشتغالزایی از منابع بانک هاي عامل منتخب طراحی و پیاده سازي شده است. 

اعتبار حمایتی از کسب و کارهاي فرهنگی، هنري رسانه اي و قرآنی با کارمزد 4 درصد براي همه بخش ها است و کارآفرینان و
صاحبان کسب و کارهاي فرهنگی، هنري و رسانه اي شامل: همه اشخاص حقیقی و حقوقی بخش هاي خصوصی و تعاونی می توانند
تقاضاي دریافت تسهیلات بانکی را براي ایجاد و یا تثبیت فرصت هاي شغلی در قالب 3 رسته رسانه اي، تولید محتواي دیجیتال و

 
فرهنگی و هنري در سامانه تحفه به نشانی https://tohfeh.farhang.gov.irثبت کنند. 

کمالی ادامه داد: ناشران، مؤسسات قرآنی، ناشران دیجیتال، کسب و کارهاي فضاي مجازي، تماشاخانه ها، گروه هاي تئاتر، آموزشگاه
هاي آزاد هنري، استودیوهاي صدابرداري، شرکت هاي تهیه و تولید آثار صوتی،گالري ها ي هنري، خانه هاي مد و لباس، موسسات
تک منظوره فرهنگی و هنري، رسانه ها (روزنامه ها، فصلنامه ها، دوفصلنامه ها، سالنامه ها) ، کانون هاي آگهی و تبلیغات شامل این

 
تسهیلات خواهند بود. 

مدیر کل فرهنگ و ارشاد اسلامی هرمزگان اضافه کرد : سهم هرمزگان در اعطاي تسهیلات قرض الحسنه طرح هاي اشتغالزایی
فرهنگ و هنر 80 میلیارد ریال است که تا سقف یک میلیارد ریال در استان و بیش از آن توسط معاونت هاي تخصصی در وزارتخانه

تصمیم گرفته می شود.



690 میلیارد ریال تسهیلات براي توسعه صنایع دریایی در بوشهر تصویب شد

منبع: اتحاد خبرشماره خبر:  281  |  تاریخ: 1399/08/26

اتحادخبر: رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان بوشهر گفت: صندوق توسعه صنایع دریایی پرداخت 690 میلیارد
ریال تسهیلات براي توسعه این صنایع در این استان تصویب و به بانک  هاي عامل ابلاغ کرد.

اتحادخبر: رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان بوشهر گفت: صندوق توسعه صنایع دریایی پرداخت 690 میلیارد ریال

 
تسهیلات براي توسعه این صنایع در این استان تصویب و به بانک هاي عامل ابلاغ کرد. 

به گزارش ایرنا؛ سید حسین حسینی افزود: از مجموع این
تسهیلات، 80 میلیارد ریال وام کم بهره یارانه اي با نرخ سود 2
تا 4 درصد براي 37 متقاضی به بانک رسالت و صندوق کار

 
آفرینی امید ارسال شده است. 

وي بیان کرد: در این حوزه تسهیلات یارانه دار مربوط به بخش
ساخت و ساز با نرخ 12 درصد و وام توسعه کارگاه ها نیز با سود

 
14 درصد پرداخت خواهد شد. 

وي بیان کرد: بانک رسالت و صندوق کارآفرینی امید پیرو تفاهم نامه با صندوق توسعه صنایع دریایی وزارت صمت کمک بسیار خوبی

 
به بخش صنعت دریایی در استان بوشهر هستند. 

حسینی اظهار داشت: نمایندگی صندوق توسعه صنایع دریایی در استان بوشهر براي حمایت از صنایع دریایی و کمک به توسعه کسب

 
وکار صنایع مربوطه حمایت هاي لازم را پیش بینی کرده است. 

وي گفت: متقاضیان دریافت تسهیلات به منظور ساخت، تعمیر و تکمیل شناورها، توسعه کارگاه، سرمایه درگردش و اعطاي یارانه

 
تسهیلات از طریق دفتر نمایندگی صندوق توسعه صنایع دریایی در بوشهر نسبت به دریافت اطلاعات بیشتر اقدام کنند. 

حسینی بیان کرد: توسعه و رونق صنایع دریایی در اولویت هاي مهم وزارت صمت قرار دارد و در این زمینه از همه ظرفیت ها براي

 
حمایت از این صنعت استفاده می شود. 

وي گفت: استان بوشهر نیز یکی از قطب هاي صنعت دریایی کشور است که با چنین ظرفیتی در سال جهش تولید فرصتی اززشمند

 
براي پویاتر کردن صنعت دریایی این استان است. 



حسینی اظهار کرد: در سال جاري مجموع تسهیلاتی که استان بوشهر از محل بند الف صنعت و رونق تولید پرداخت کرده به ترتیب
120 و 70 میلیارد تومان است.



بازگشت 200 معدن به چرخه فعالیت در دستور کار قرار دارد

منبع: چابک آنلاینشماره خبر:  282  |  تاریخ: 1399/08/26

براساس طرح احیا و فعال سازي معادن کوچک مقیاس تعطیل شده در سطح کشور، از سال گذشته تاکنون 303 معدن احیا
و به مدار تولید بازگشتند.

براساس طرح احیا و فعال سازي معادن کوچک مقیاس
تعطیل شده در سطح کشور، از سال گذشته تاکنون 303

 
معدن احیا و به مدار تولید بازگشتند. 

به گزارش چابک آنلاین به نقل از ایرنا، «خداداد غریب
پور» در جلسه پایش طرح احیا و فعال سازي معادن
کوچک مقیاس که به شیوه ویدئوکنفرانس برگزار شد،افزود:
امسال تا پایان بیستم آبان ماه جاري تعداد 157 معدن در
قالب طرح احیا، فعال شدند و امسال بازگشت 200 معدن

 
به چرخه فعالیت در دستور کار قرار دارد. 

پیش از این شرکت تهیه و تولید مواد معدنی ایران
(ایمپاسکو) وابسته به سازمان ایمیدرو آمار داد:امسال 701 معدن غیرفعال شناسایی و براي 223 معدن راهکار کلینیکی ارایه شده

 
است. 

 
غریب پور پیش بینی کرد: آمار معادن غیر فعال استان هاي مختلف با به روز شدن، زمینه احیاي شمار بیشتري فراهم شود. 

وزارت صنعت پیش از این آمار داد: تعداد معادن فعال کشور بالغ بر پنج هزار و 600 معدن است که بطور متوسط سالیانه حدود 400

 
میلیون تن انواع مواد معدنی از آنها استخراج می شود. 

رییس هیات عامل ایمیدرو ضمن یادآوري منافع حاصل از فعالسازي معادن غیرفعال که بسود کشور است، گفت: بنابر همکاري
مجموعه اي از شرکت تهیه و تولید مواد معدنی، صندوق بیمه سرمایه گذاري فعالیت هاي معدنی، بخش خصوصی، خانه معدن، اتاق

 
بازرگانی و معاونت معدنی وزارت صنعت معدن و تجارت، این طرح در حال اجرا است. 

معاون وزیر صنعت معدن و تجارت اضافه کرد: اکنون همگرایی بیشتري براي توجه به زیرساخت هاي معادن احیا شده وجود دارد که

 
این مهم با حضور همه اجزاي این طرح، قابل تحقق است. 

وي گفت: شرکت ملی صنایع مس در تامین اعتبار براي احیاي معادن مس همکاري دارد و از محل 50 میلیارد تومانی که این شرکت
براي طرح در نظر گرفته، اکنون با حمایت و ضمانت صندوق بیمه سرمایه گذاري فعالیت هاي معدنی، نخستین مجموعه معدنی و

 
فرآوري مس در آستانه جذب تسهیلات براي تامین زیرساخت برق و فعال شدن معادن اطراف واحدفرآوري است. 



به گفته غریب پور، براي حوزه هاي سنگ آهن نیز شرکت هاي گل گهر، چادرملو و فولاد مبارکه براي همکاري آمادگی دارند و حاصل

 
آن انتفاع چندجانبه براي معادن، اشتغال و همچنین تامین مواد اولیه شرکت هاي بزرگ است. 

وزارت صنعت، معدن و تجارت در اردیبهشت ماه امسال اعلام کرد: میزان ذخایر معدنی کشور امسال نسبت به سال 98 به میزان 20 تا

 
25 درصد افزایش خواهد یافت و پیش بینی شده، بالغ بر 30 درصد به میزان استخراج افزوده شود. 

پیشتر میزان ذخایر شناسایی شده کشور حدود 57 میلیارد تن اعلام شد که از این رقم 37 میلیارد تن قطعی و بقیه احتمالی است.



طرح زهکشی آب هاي شمالغرب 76 روستاي کردستان را پوشش می دهد

منبع: ایرناشماره خبر:  283  |  تاریخ: 1399/08/26

سنندج - ایرنا - مدیر آب و خاك و امور فنی و مهندسی سازمان جهاد کشاورزي کردستان گفت: طرح جامع ساماندهی
رودخانه هاي غرب و شمال غرب به عنوان یکی از طرح هاي مهم و موثر در توسعه کشاورزي، اراضی 76 روستاي این استان

را پوشش می دهد.

سنندج - ایرنا - مدیر آب و خاك و امور فنی و مهندسی
سازمان جهاد کشاورزي کردستان گفت: طرح جامع
ساماندهی رودخانه هاي غرب و شمال غرب به عنوان یکی
از طرح هاي مهم و موثر در توسعه کشاورزي، اراضی 76

 
روستاي این استان را پوشش می دهد. 

فیروز احمدي روز دوشنبه در گفت و گو با خبرنگار ایرنا
اظهار داشت: در مرحله اول آبی کردن 6 هزار و 800 هکتار
از اراضی سنندج، پنج هزار و 454 هکتار از اراضی کامیاران
و چهار هزار و 556 هکتار از اراضی مریوان تحت عنوان

 
احداث شبکه هاي آبیاري تحت فشار پایاب هشت سد و یک دریاچه استان در قالب این طرح در حال اجرا است. 

وي اضافه کرد: این سدها شامل امیرآباد و رمشت، گاوشان، زیویه، آزاد، قشلاق، گاران، سوران و دریاچه زریوار است که در مجموع
بخشی از اراضی 76 روستاي این سه شهرستان که حوزه آبریز یا بالا دست سدها هستند را از طریق اجراي کامل طرح ساماندهی

 
رودخانه هاي غرب و شمالغرب تحت پوشش قرار می دهد. 

مدیر آب و خاك و اور فنی و مهندسی سازمان جهاد کشاورزي کردستان افزود: در اجراي این طرح براي افزایش راندمان مصرف آب
در مزارع و باغ هایی که از محل اجراي طرح ساماندهی اراضی حاشیه واقع در مناطق غربی و شمالغربی آبی می شود براي ایجاد باغ
هاي اقتصادي و درآمدزا، از نوین ترین شیوه هاي آبیاري از جمله بکارگیري سیستم آبیاري تیپ، کلاسیک و روش تلفیقی استفاده

 
خواهد شد. 

احمدي با بیان اینکه با اجراي کامل مرحله اول این طرح براي 6 هزار و 800 نفر به صورت مستقیم و براي 18 هزار نفر نیز به صورت
غیر مستقیم شغل ایجاد می شود، یادآور شد: ایجاد اشتغال پایدار در روستاهاي مناطق مرزي از جمله اهداف این طرح است که در آن

 
یک شغل در ازاي احداث هر 2.5 هکتار باغ و یک شغل در ازاي هر پنج هکتار مزرعه آبی ایجاد می شود. 

وي تاکید کرد: کاهش حساسیت اقتصاد کشور نسبت به چالش هاي سیاسی خارجی با درون زا شدن رشد اقتصادي بخش کشاورزي
در مناطق مرزي و تقویت معیارهاي اقتصاد مقاومتی از جمله دیگر اهداف اجراي طرح ساماندهی اراضی رودخانه هاي شمالغرب و

غرب کشور موسوم به طرح جامع شبکه هاي فرعی آبیاري و زهکشی اراضی حاشیه رودخانه هاي مرزي است. 



در مناطق مرزي بعد از پیروزي انقلاب 28 سد تا آغاز به کار دولت یازدهم ساخته شد و در طول هفت سال خدمت دولت تدبیر امید
24 سد جدید تکمیل و یا احداث شد و به بهره برداري رسید که سد آزاد، امیر آباد و رمشت، گاران و عباس آباد و زیویه از جمله

 
سدهاي استان کردستان در قالب این طرح در این دولت تکمیل یا احداث شده است. 

این طرح در سال 1394 با سه طرح در سطح 2 هزار 930 هکتار در کردستان شروع شد که با پیگیري هاي مداوم و مستمر استاندار،
نمایندگان مردم استان کردستان در مجلس شوراي اسلامی و جهاد کشاورزي سطح پوشش این طرح سال 1395 به 16 هزار و 810

 
هکتار در سه شهرستان سنندج، کامیاران و مریوان افزایش یافت. 

از سال 1394 تاکنون 328 میلیارد تومان اعتبار از محل صندوق توسعه ملی براي این طرح اختصاص در این استان هزینه شده و

 
متوسط پیشرفت فیزیکی طرح نیز بیشتر از 90 درصد است. 

رودخانه سیروان طولانی ترین رود در استان کردستان است و شاخه هاي اصلی آن رودهاي گاورود و قشلاق هستند، گاورود از کوه
هاي کان کبود سقز سرچشمه می گیرد و قشلاق از کوه هاي پیر محمد سرازیر می شود، قسمتی از این رود، در بخش هاي میانی

 
باعث ایجاد مرزي بین ایران و عراق شده که به منطقه دیاله مشهور است و پس از آن به خلیج فارس می ریزد. 

رودخانه قشلاق به طول 90 کیلومتر، رودخانه سیروان به طول 100 کیلومتر، زرینه رود به طول 302 کیلومتر، تلوار به طول 142

 
کیلومتر و گاورود به طول 120 کیلومتر از جمله رودخانه هایی است که سرچشمه یا بخشی از آن در کردستان جریان دارد. 

استان کردستان داراي یک میلیون و 200 هزار هکتار اراضی است که از این میزان 120 هزار هکتار آبی است و از میزان کل اراضی

 
آبی نیز حدود 48 هزار هکتار باغ است. 

2 میلیون و 400 هزار تن میزان تولید سالیانه محصولات کشاورزي استان کردستان است که 320 هزار تن از این میزان مربوط به

 
محصولات باغی و باقی نیز مربوط به زراعت است. 

عمده محصول تولید زراعی این استان مربوط به گندم با بیش از یک میلیون و 100 هزار تن است و عمده محصول تولیدي باغی نیز

 
توت فرنگی با حدود 48 هزار تن است. 

 
برچسب ها 

 
- وزارت جهاد کشاورزي 

 
- کردستان 

 
- آبیاري 

 
- توسعه روستایی 
- اراضی کشاورزي



امضاءتفاهم نامه همه جانبه کمیته امدادآذربایجان شرقی با دانشگاه تبریز

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  284  |  تاریخ: 1399/08/26

خبرگزاري آریا-محمد کلامی در تشریح تفاهم نامه همه
جانبه کمیته امدادآذربایجان شرقی بادانشگاه تبریزگفت:به
منظور ایجاد زمینه هاي لازم براي همکاري و افزایش هم
افزایی، بهره گیري ازظرفیت نخبگان، جذب ایده ، تبدیل
ایده به محصول، حمایت از فناوران، تجاري سازي و توسعه
بازاردرجهت حمایت ازمددجویان تحت پوشش و اقشار
آسیب پذیر عضو جامعه هدف این نهاد تفاهم نامه همکاري

 
امضا شد. 

به گزارش خبرنگار ما ازتبریز؛ وي ضمن تاکید بر حمایت از مددجویان تولید کننده تجهیزات فناورانه و فراهم آوردن امکان استفاده از
این دانش و تجهیزات درراه اندازي کسب و کارهاي پایدار ودانش بنیان، افزود: ارتقاي توانایی هاي علمی و مهارتی جامعه هدف با
توجه به نیاز جامعه و اهتمام در راستاي تحقق منویات مقام معظم رهبري در خصوص اقتصاد مبتنی بر دانش و جهش تولید از اهداف

 
دیگر این همکاري همه جانیه مشترك است. 

مدیرکل کمیته امداد آذربایجان شرقی در تشریح نوع همکاري مشترك دو نهاد گفت: در زمینه هاي مختلف آموزش و پژوهش،
فناوري اطلاعات، عمران و مسکن، مالی، توسعه مشارکت هاي مردمی، حمایت و سلامت خانواده، اشتغال و توانمندسازي خانواده

 
ازظرفیت هاي موجود درهر دو نها بهره گیري می شود. 

وي خاطر نشان کرد: ایجاد مرجعی براي هماهنگ سازي مطالعات پژوهشی حوزه فقر و محرومیت زدایی در سطح استان و جلوگیري از

 
انجام مطالعات موازي و در نهایت اجتناب از اتلاف زمان و هزینه امري ضروري است که در این همکاري مشترك لحاظ شده است. 

  کلامی فراهم نمودن زمینه لازم براي همکاری هاي بین بخشی در حیطه هاي مختلف علمی، اجرایی و پژوهشی به منظور ارتقاء کیفیت
فعالیت هاي محرومیت زدایی را از دیگر موضعات مهم این تفاهم نامه برشمرد.



اجراي طرح تکمیلی حاج قاسم سلیمانی

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  285  |  تاریخ: 1399/08/26

خبرگزاري آریا- رئیس سازمان بسیج مستضعفین گفت:
طرح تکمیلی حاج قاسم سلیمانی با نظارت وزارت بهداشت
و دانشگاه هاي علوم پزشکی در کنار سایر کار هاي بسیج،

 
عملیاتی خواهد شد. 

به گزارش خبرگزاري آریا، سردار سرتیپ «غلامرضا
سلیمانی» امروز (دوشنبه) در نشست خبري که به مناسبت
هفته بسیج برگزار شد، با گرامیداشت یاد و خاطره شهدا به

ویژه شهید حاج قاسم سلیمانی گفت: 41 سال از عمر شجره طیبه الهی بسیج می گذرد و این تشکیلات بزرگ مردمی که در کره
خاکی فقط در جمهوري اسلامی ایران وجود دارد، در بسیاري از چالش ها و مشکلات نقش آفرینی و تهدیدات را به فرصت تبدیل

 
کرده است. 

وي ادامه داد: هفته بسیج امسال با شیوع ویروس منحوس کرونا همزمان شده است و بسیج در مواجهه با این چالش به وجود آمده در
کشور فعال بوده است. بسیج بر اساس تجربه اي که در واکسیناسیون فلج اطفال داشت و از طرفی در سال 1397 سنجش فشار خون
بیش از 30 میلیون نفر انجام گرفت، در ارتباط با بیماري کرونا هم به میدان آمد و در غربالگري و حضور در بیمارستان ها فعالیت

 
داشته است. 

 
رکورد تولید ماسک و اقلام بهداشتی 

رئیس سازمان بسیج مستضعفین افزود: در بخش تولید ماسک و اقلام بهداشتی، رکوردي جالب به ثبت رسید و تاکنون 70 میلیون نفر
غربالگري شده اند که همین موضوع موجب کاهش نرخ ابتلا شد. در بخش تولید ماسک نیز با استفاده از ظرفیت مردمی وارد میدان
شدیم، به طوري که اکنون هیچ مشکلی در خصوص تولید ماسک وجود ندارد و ما روزانه چیزي حدود 17 میلیون ماسک تولید و

 
توزیع می کنیم. 

سردار سلیمانی گفت: 54 هزار پایگاه مقاومت در سراسر کشور کمک هاي مردمی را جمع آوري کردند. در چهار مرحله بیش از 10
میلیون و 150 هزار بسته معیشتی، 23 میلیون و 300 هزار وعده غذا، بیش از 98 هزار بسته گوشت قرمز، 97 هزار و 500 بسته مرغ،
400 هزار قلم جهیزیه، پنج میلیون و 336 هزار بسته بهداشتی، 668 هزار و 400 بسته لوازم التحریر و 132 هزار بسته پوشاك بین

 
نیازمندان توزیع شده است؛ همچنین 47 میلیارد تومان کمک هاي نقدي در قالب کارت هاي بانکی بین افراد توزیع شد. 

وي با بیان اینکه اقدامات مذکور از 17 ربیع الاول آغاز شده بود، عنوان کرد: در پنج آذر 30 هزار جهیزیه را تقدیم زوج هاي جوان
خواهیم کرد؛ همچنین 500 هزار بسته معیشتی به ارزش چهار میلیون ریال و 700 هزار بسته بهداشتی و 200 هزار لوازم التحریر نیز

 
با رعایت کرامت بین افراد توزیع می شود. 

رئیس سازمان بسیج مستضعفین ادامه داد: طرح تکمیلی حاج قاسم سلیمانی با نظارت وزارت بهداشت و دانشگاه هاي علوم پزشکی در
کنار سایر اقدامات عملیاتی می شود؛ این طرح با کمک مردم در محلات اجرا خواهد شد و گروه هایی در محلات شامل یک پزشک و
چهار پرستار حضور پیدا می کنند تا مبتلایان به کرونا را شناسایی کنند. برخی از بیماران وضعیت حادي ندارند، لذا این افراد به



 
قرنطینه می روند و البته وضعیت آن ها روزانه بررسی خواهد شد. هدف ما این است که این بیماري هرچه سریع تر کنترل شود. 

سردار سلیمانی در ادامه، شعار هفته بسیج امسال را پیشرو خدمت و امیدآفرین عنوان و خاطرنشان کرد: اصلی ترین وظیفه ما در سال
جاري کمک به کادر درمان براي ریشه کن کردن بیماري است و طبیعتاً سایر خدمات بسیج هم متناسب با همین موضوع کرونا

 
اجرایی خواهد شد. 

وي با بیان اینکه ما در دنیا یک ملت سرافراز و یکپارچه هستیم و مشکلات ما با سرپنجه ملت و مسئولان حل خواهد شد، افزود: در
حوزه اقتصاد مقاومتی، برنامه هاي ویژه اي داریم که نهضت جهش تولید در زمینه دام پروري، ایجاد نیروگاه هاي خورشیدي خانگی،

 
کشاورزي و... از جمله آن هاست. 

رئیس سازمان بسیج مستضعفین اضافه کرد: در قالب تعاونی هاي مردمی در بحث اشتغال فعال هستیم و بیش از 22 هزار صندوق با
تسهیل گري بسیج راه اندازي شد که هر یک از صندوق ها یک میلیون نفر عضو دارد. 448 صندوق در سال هاي گذشته تبدیل به
تعاونی شد و 315 صندوق هم امسال اضافه خواهد شد. از این طریق امسال 38 هزار و 10 شغل ایجاد شد و بیش از 10 هزار واحد

 
تولیدي را راه اندازي کردیم. 

سردار سلیمانی خاطرنشان کرد: در سال جاري 9 هزار و 20 واحد تولیدي و بیش از یک هزار کارگاه اقتصاد مقاومتی ایجاد شده است؛
همچنین بیش از 800 کارگاه را هم تسهیل گري کردیم و تاکنون پنج هزار نفر مشغول به کار شده اند و سه هزار نفر هم تسهیلات

 
دریافت کردند. 

وي با بیان اینکه 42 هزار و 227 گروه جهادي داریم که 30 هزار و 747 گروه فعال داریم که این گروه ها در تمام عرصه ها فعالیت
دارند، افزود: به دنبال کاهش محرومیت هستیم و در این زمینه 10 هزار و 238 پروژه محرومیت زدایی در سال جاري در نظر گرفته
شد و حدود چهار هزار پروژه افتتاح شده است و حدود 2 هزار پروژه هم در هفته بسیج افتتاح خواهد شد که بیش از هشت هزار نفر با

 
ایجاد این پروژه ها مشغول به کار شده اند. 

رئیس سازمان بسیج مستضعفین اظهار داشت: با توجه به گرانی هاي اخیر، کار نظارت بر قیمت ها و تلاش براي کشف کالا هاي
احتکارشده را نیز دنبال می کنیم و اتفاقاً انبار هایی که کالا هاي مورد نیاز مردم را با اهداف شوم احتکار کرده بودند، کشف کردیم. از

 
طرفی در توزیع مواد مورد نیاز مردم نیز با وزارت جهاد کشاورزي هماهنگ هستیم تا به کمک آن ها بیاییم. 

سردار سلیمانی در پایان درخصوص تقویت گشت هاي محله محور نیز گفت: طرح هاي محله محور ما با تأکید شوراي امنیت کشور
تقویت خواهد شد. هم اکنون گشت هاي رضویون بسیج به طور ویژه فعال هستند و دادگستري ها نیز حمایت همه جانبه اي از ما

دارند.



تولید 160 میلیاردي گوشت سفید در جویبار

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  286  |  تاریخ: 1399/08/26

خبرگزاري آریا- مدیر جهاد کشاورزي جویبار گفت: پیش بینی می شود
یک هزار و 42 تن گوشت سفید به ارزش 160 میلیارد ریال در این

 
شهرستان تولید شود. 

به گزارش خبرنگارآریادفترمازندران درجویبار،غلامرضا سعیدي با بیان
اینکه از ابتداي آبان امسال تاکنون براي 31 واحد پرورش مرغ گوشتی
شهرستان جویبار مجوز 417 هزار و 30 قطعه جوجه ریزي صادر شد،
گفت: با این تعداد جوجه ریزي پیش بینی می شود یک هزار و 42 تن

 
گوشت سفید به ارزش 160 میلیارد ریال در این شهرستان تولید و روانه بازار مصرف شود. 

وي نقش صنعت دام و طیور در تأمین امنیت غذایی جامعه با اهمیت دانست و افزود: ظرفیت جویبار در زمینهٔ تولیدات دام و طیور

 
بالاست به طوري که این شهرستان داراي دو هزار و 750 بهره بردار در زمینهٔ دام و طیور است. 

مدیر جهاد کشاورزي شهرستان جویبار با بیان اینکه این شهرستان داراي 164 واحد مرغداري گوشتی با ظرفیت تولید 18 هزار و

 
623 تن گوشت سفید در سال است، ادامه داد: جویبار 6.8 درصد سهم تولید گوشت سفید استان را به خود اختصاص داده است. 

وي در پایان گفت: براساس سامانه سماصط از مجموع جوجه ریزي هاي انجام شده در استان، این شهرستان در رتبه 6 قرار دارد و دو
هزار و 750 نفر به طور مستقیم در بخش صنعت دام و طیور این شهرستان اشتغال دارند.



سند حمایت از کودکان در رسانه هاي صوت و تصویر فراگیر منتشر می شود

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  287  |  تاریخ: 1399/08/26

خبرگزاري آریا- سند حمایت از کودکان در رسانه هاي

 
صوت و تصویر فراگیر منتشر می شود. 

به گزارش خبرگزاري آریا به نقل از روابط عمومی ساترا،
اولین نشست اینترنت امن براي کودکان با همکاري ساترا و
مرکز نوآوري حکمرانی و کارآفرینی اجتماعی هیوادِ نو و با

 
حضور فعالین حوزه خانواده، آموزش و تربیت برگزار شد. 

در این نشست، سرپرست اداره کل تنظیم و تدوین مقررات
ساترا در خصوص نقش و اهمیت و مسئولیت حمایت از

 
حقوق کودکان در فضاي مجازي و تنظیم گري در تدوین مقررات کودکان و رده بندي سنی مطالبی را بیان کرد. 

زهرا روشن دل حمایت ساترا از حوزه کودك را وظیفه این سازمان دانست و با اشاره به موضوع ضابطه مندي درباره نحوه دسترسی
این رده بندي سنی به فضاي مجازي گفت: در آینده اي نزدیک چگونگی حمایت از کودکان از طریق الزامات سند حمایت از کودکان و

 
ابزار هاي پیش بینی شده مانند امکان کنترل فعالیت کودك توسط والدین منتشر می شود. 

زهرا روشن دل افزود: ساترا در سند حمایت از کودکان در رسانه هاي صوت و تصویر فراگیر علاوه بر ضوابط محتوایی و حفظ
محرمانگی و حریم خصوصی الزاماتی مانند ایجاد ابزار کنترل والدین، جداسازي دسترسی کودك و بزرگسال به محتواي یک رسانه،
حساب مخصوص کودکان، فرایند گزارش دهی ویژه، تفکیک قابل شناخت محتواي تبلیغات تجاري و تناسب تبلیغات و ممنوعیت هاي

 
تبلیغات را پیش بینی کرده است. 

وي در ادامه علاوه بر تأکید به افزایش سواد رسانه اي در این زمینه به ضرورت رعایت رده بندي سنی به صورت مشترك بین همه

 
پلتفرم ها اشاره کرد. 

سرپرست اداره کل تدوین مقررات در ادامه گفت: در حال حاضر 9 رسانه صوت و تصویر فراگیر با محتواي تخصصی کودك وجود دارد

 
که این عدد درحال افزایش است. همچنین رسانه هاي بزرگسال محوري هم با ارائه محتواي کودك در این زمینه فعال هستند. 

در ادامه این نشست، فعالان حوزه خانواده، آموزش و تربیت حاضر در جلسه به بیان دیدگاه خود در خصوص آسیب شناسی کودك در
فضاي مجازي و زمینه هاي حمایت از طریق ابزار هاي فنی و بسترسازي هاي فرهنگی پرداختند.



55 هزار پایگاه مقاومت براي غربالگري کرونا

منبع: ایران اکونومیستشماره خبر:  288  |  تاریخ: 1399/08/26

ایران اکونومیست-سردار سلیمانی درباره کمک بسیج به مهار گرانی ها گفت: براي اجراي طرح تکمیلی مقابله با کرونا با
نظارت وزارت بهداشت تفاهم نامه اي منعقد شده است.

سردار غلامرضا سلیمانی رئیس سازمان بسیج مستضعفین
صبح امروز دوشنبه 27 آبان در نشست خبري به مناسبت
هفته بسیج، اظهار کرد: چهل و یک سال از عمر شجره
طیبه بسیج می گذرد و این تشکیلات مردمی که در کره
خاکی زمین تنها ملت ایران این افتخار را دارد چنین
تشکیلاتی را ایجاد کرده باشد، در مشکلات بزرگ به میدان
آمده تا با تمام تلاش خود و کمک مردممان تهدیدات را به

 
فرصت تبدیل کند. 

وي با اشاره به همزمانی هفته بسیج امسال با شرایط شیوع ویروس کرونا و نقش آفرینی بسیج در مقابله با آن، اظهار داشت: بسیج در
دوران مقابله با کرونا رکورد هاي بسیار خوبی را بر جاي گذاشت و با نظارت وزارت بهداشت بیش از 70 میلیون نفر را غربالگري کند و
یا در زمینه تولید ماسک که در روز هاي اول مشکلاتی داشتیم، بسیج با تولید بیش از 17 میلیون ماسک در روز در کارگاه هاي

 
مختلف در کشور این مشکل را مرتفع کرد. 

سردار سلیمانی با اشاره به نهضت کمک مومنانه و مواسات در ایام شیوع ویروس کرونا، ادامه داد: در چهار مرحله نهضت کمک مومنانه
بیش از 10 میلیون و 150 هزار بسته معیشتی، بیش از 23 میلیون پرس غذاي گرم، 14 هزار جهیزیه و بیش از 5 میلیون و 336 هزار

 
بسته بهداشتی و ... توزیع شد. 

رئیس سازمان بسیج مستضعفین ادامه داد: در ادامه این نهضت، در 5 آذر هم 30 هزار جهیزیه را تقدیم زوج هاي جوان خواهیم کرد و

 
همچنین 500 هزار بسته معیشتی هم با رعایت کرامت افراد به نیازمندان تقدیم خواهد شد. 

وي با اشاره به آغاز طرح جدید بسیج براي مقابله با کرونا، گفت: براي اجراي طرح تکمیلی مقابله با کرونا با نظارت وزارت بهداشت و
درمان تفاهم نامه اي منعقد شده که مهمترین ویژگی آن محله محور بودن و خانه پایه بودن آن است و گروه هایی در محلات مستقر

 
خواهند شد که با پشتیبانی 55 هزار پایگاه مقاومت، شناسایی و غربالگري بیماران را در تمام مراحل انجام خواهد شد. 

سردار سلیمانی با بیان اینکه برنامه هاي هفته بسیج با رعایت کامل پروتکل ها برگزار خواهد شد و شعارمان نیز «بسیج، پیشرو
خدمت، امیدآفرین» خواهد بود، عنوان کرد: باید جهاد امیدآفرینی را در بین مردم تقویت کنیم. وضعیت ما وضعیت خوبی است،

 
مشکلاتی البته داریم که با سرپنجه ملت ایران و مسئولین قابل حل است. 

وي با اشاره به اینکه نهضت جهش تولید در بحث کشاورزي، دامپروري، نیروگاه هاي کوچک خورشیدي و موضوع اشتغال از دیگر



حوزه هایی است که توسط بسیج دنبال شده است، گفت: امسال در قالب تعاونی هاي مردمی بیش از 22 هزار تعاونی و صندوق را با
تسهیل گري بسیج راه اندازي کرده ایم که این صندوق ها یک میلیون عضو دارند. در ایجاد کارگاه هاي اقتصاد مقاومتی 1744 کارگاه

 
ایجاد شده و در راه اندازي بیش از 700 کارگاه هم تسهیل گري کرده ایم. 

رئیس سازمان بسیج مستضعفین با تاکید بر اینکه رشد خوبی را در گروه هاي جهادي داشته ایم به طوري که 42 هزار و 222 گروه
جهادي در اطلس گروه هاي جهادي سازمان بسیج ثبت شده است، عنوان کرد: امسال در مجموع 10238 پروژه محرومیت زدایی

 
برنامه ریزي کرده بودیم که تاکنون حدود 4900 پروژه آن تکمیل شده است. 

سردار سلیمانی درباره کمک بسیج به مهار گرانی ها تصریح کرد: براي کمک به شبکه نظارتی سازمان حمایت در ابتدا 2500 همیار
نظارت معرفی کردیم و بعد از آن نیز اعلام آمادگی کردیم که درخواست 4000 نفر همیار را دادند. در موضوع کشف انبار هاي احتکار
شده هم بسیج فعال بوده است و توانسته بسیاري از این انبار ها را کشف کند. قرار شد کمکی هم به وزارت جهاد کشاورزي بکنیم که

 
در زمینه توزیع اقلام اساسی مورد نیاز مردم بسیج اعلام آمادگی کرده است. 

رئیس سازمان بسیج درباره تقویت گشت هاي محله محور گفت: با تاکید شوراي امنیت کشور و پیگیري شوراي تامین استان ها گشت

 
هاي محله محور رضویون بسیج فعال است و بستر هاي تقویتی براي آن ها اندیشیده شده است. 

 
وي افزود: با قوه قضائیه و نیروي انتظامی هم هماهنگی شده است و این گشت ها در حال انجام شده است و تقویت خواهند شد. 

باشگاه خبرنگاران جوان



انتقال آب از دریاي عمان به مناطق کویري طرح عجولانه اي بود

منبع: ایران اکونومیستشماره خبر:  289  |  تاریخ: 1399/08/26

ایران اکونومیست-یک کارشناس گفت:طرح انتقال آب از دریاي عمان به مناطق کویري طرحی عجولانه اي است که سبب
تغییر اقلیم در منطقه مبدا و مقصد می شود.

محمدرضا محبوب فر کارشناس محیط زیست با اشاره به
اجرایی شدن طرح انتقال آب از دریاي عمان به مناطق
کویري اظهار کرد: طرح انتقال آب از دریاي عمان به
مناطق کویري یک طرح عجولانه بود که علی رغم مخالفت
کارشناسان و متخصصان حوزه ي آب اجرا شد، تاکنون
سیاست هاي انتقال آب کشورمان بیشتر از این که هدفش
تامین آب براي مواجهه با کم آبی باشد منجر به تغییر

 
اقلیم در منطقه مبدا و مقصد شده است. 

او با اشاره به اینکه طرح انتقال آب از دریاي عمان مخالفان زیادي داشت، گفت: اهداف مدنظر این طرح بیشتر دغدغه صنعت داشته
است، انتقال یا احداث صنایع آب در مناطقی که با کمبود آب مواجه است نه تنها کمکی نمی کند، بلکه مشکلات زیست محیطی و

 
معیشتی منطقه را نیز بیشتر می کند. 

کارشناس محیط زیست با بیان اینکه انتقال آب بین حوزه اي یک اقدام منسوخ شده در سطح دنیاست، تصریح کرد: انتقال آب بیشتر
از اینکه به تامین آب و جلوگیري از تخریب محیط زیست کمک کند، محیط زیست را تخریب خواهد کرد وپدیده هایی مثل تغییر

 
اقلیم در پی خواهد داشت. 

محبوب فر با اشاره به اینکه طرح انتقال آب از دریاي عمان به مناطق کویري ضرورتی نداشته است، گفت: توسعه پایدار و توسعه
منطقه اي باید بر اساس منابع موجود طبیعی در مناطق صورت گیرد، این طرح خلاف توسعه پایدار است که نه تنها به اشتغال کمک

 
نمی کند بلکه در آینده با مشکلات محیط زیستی رو به رو خواهد شد. 

او تصریح کرد: متاسفانه در مناطقی، چون کویر و یزد که با بحران جدي آب رو به رو هستند، اقدام به توسعه صنایع فولاد و آهن
کردند که نیاز زیادي به آب دارد که سبب تخریب محیط زیست می شود، در این مناطق باید صنایعی، چون نیروگاه هاي خورشیدي

 
به کار گرفته شود که نیاز کمتري به آب دارد. 

این کارشناس محیط زیست با اشاره به اینکه طرح انتقال آب در دنیا مطرح نیست افزود: این طرح در آینده شکست خواهد خورد و نه

 
تنها مشکلاتی را حل نمی کند، بلکه مشکلات را بیشتر هم خواهد کرد. 

محبوب فر تشریح کرد: ما فقط مجاز هستیم آب دریا و اقیانوس هایی را که شور هستند براي مناطق محلی و مجاور شیرین کنیم و
مورد استفاده قرار دهیم، نه اینکه آن را کیلومتر ها جا به جا کنیم. 



باشگاه خبرنگاران جوان



نحوه حمایت از بیمه شدگان دورکار اعلام شد

منبع: آي سی تی پرسشماره خبر:  290  |  تاریخ: 1399/08/26

به گزارش شبکه خبري ICTPRESS به نقل از روابط عمومی سازمان نظام صنفی رایانه اي استان تهران، مدیرعامل سازمان
تامین اجتماعی با صدور دستور اداري، نحوه حمایت و احراز اشتغال بیمه شدگان دورکار کارگاه هاي مشمول قانون تأمین

اجتماعی را اعلام کرد. مصطفی سالاري مدیرعامل سازمان تامین اجتماعی در این دستور ...

به گزارش شبکه خبري ICTPRESS به نقل از روابط عمومی سازمان نظام صنفی رایانه اي استان تهران، مدیرعامل سازمان
تامین اجتماعی با صدور دستور اداري، نحوه حمایت و احراز اشتغال بیمه شدگان دورکار کارگاه هاي مشمول قانون تأمین اجتماعی را

 
اعلام کرد. 

مصطفی سالاري مدیرعامل سازمان تامین اجتماعی در این دستور اعلام کرده است کارگاه هایی که در سال جاري به دلیل شیوع
بیماري ویروس کرونا به واسطه دورکاري بسته و یا با کسري از افراد شاغل در کارگاه مشغول فعالیت هستند، می توانند لیست بیمه

 
خود را ارسال و حق بیمه کارکنان را پرداخت کنند. 

همچنین بازرسان کارگاهی این سازمان هم مکلف شده اند در صورت اعلام و تایید مراتب دورکاري کارکنان شاغل از سوي کارفرما،

 
اسامی آنان در گزارش بازرسی درج کنند. 

البته در این دستور اشاره شده است که کارگاه هاي داراي معافیت حق بیمه سهم کارفرمایی تا میزان پنج نفر کارگر، مشمول این

 
دستورالعمل نمی شوند. 

در پایان این دستور مرکز فناوري اطلاعات، آمار و محاسبات این سازمان مکلف شده است حداکثر ظرف مدت یک هفته تمهیدات لازم
براي طراحی و ساخت سامانه مکانیزه و اصلاح سامانه هاي موجود براي امکان اخذ آمار و اطلاعات کارگاه ها و کارکنان دورکار را

فراهم کند.



پرداخت تسهیلات بانک ملی به بنگاه هاي اقتصادي کوچک و متوسط

منبع: رویداد 24شماره خبر:  291  |  تاریخ: 1399/08/26

بانک ملی ایران به منظور حمایت از گردش چرخ بنگاه هاي اقتصادي کوچک و متوسط به عنوان موتور محرکه صنعت کشور،
بیش از 44 هزار میلیارد ریال تسهیلات به این بخش ها اعطا کرده است.

رویداد24 به گزارش روابط عمومی بانک ملی ایران، این
بانک تا پایان شهریورماه با هدف حمایت از بازار بالغ بر 44
هزار و 878 میلیارد ریال از محل منابع داخلی در دو هزار
و 264 فقره تسهیلات به بنگاه هاي کوچک و متوسط

 
پرداخت کرده است. 

بانک ملی ایران در مدت مذکور، تعداد 22 فقره تسهیلات
ریالی از محل منابع داخلی خود به ارزش شش هزار و 198
میلیارد ریال در حوزه هاي احداث مجموعه ورزشی، احداث

 
نیروگاه برق، تولید لوله هاي پلی اتیلن، تولید فولاد، کارخانه تولید انواع آرد، هتل و مجتمع اقامتی و توریستی و... مصوب کرده است. 

تصویب یک فقره تسهیلات ارزي از محل منابع صندوق توسعه ملی به ارزش 13 میلیون و 35 هزار یورو در حوزه تولید شیشه هاي

 
کنترل کننده انرژي از دیگر اقدامات این بانک است. 

همچنین تعداد 148 فقره تسهیلات به مبلغ بیش از سه هزار و 751 میلیارد ریال طی مدت مذکور در برنامه اشتغال فراگیر سال 98
پرداخت کرده است.



بسیج سازندگی به یاري تولید می آید

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  292  |  تاریخ: 1399/08/26

رئیس سازمان بسیج سازندگی استان اصفهان از تشکیل کارگروه هایی در این سازمان، با هدف رفع موانع تولید خبر داد.

سرهنگ حسن عجمی رئیس سازمان بسیج سازندگی
استان اصفهان در گفتگو با خبرنگار گروه استان هاي
باشگاه خبرنگاران جوان از اصفهان ، درباره کار کرد هاي
بسیج سازندگی با توجه به شعار امسال اظهار داشت: با
توجه به سخن مقام معظم رهبري شعار امسال جهش
تولید است و باید بسیج سازندگی این بحث را در کشور
دنبال کند و راهکار هایی را براي باز کردن گره ها در
راستاي تقویت و حمایت همه جانبه از تولید ملی انجام

 
دهد. 

او ادامه داد: کارگروه هاي صنعت و معدن، تعاون و خدمات پزشکی، علمی، کشاورزي، بسیج سازندگی و معاونت فرهنگی تشکیل شده

 
که هر دو هفته یک بار ستاد تسهیل و رفع موانع تولید متشکل از این کارگروه ها به مسائل تولید می پردازند. 

رئیس سازمان بسیج سازندگی استان اصفهان ادامه داد: واحد مهندسین صنعت بسیج سازندگی عضو ستاد تسهیل و رفع موانع تولید

 
است که از اوایل سال تا کنون ارزیابی 150 صنعت را انجام داده و مشکلات آن را حل کرده است. 

او ادامه داد: موضوع دیگري که بسیج صنعت و بسیج سازندگی آن را دنبال می کنند جهاد روشنایی است که با هدف کمک به تولید

 
برق کشور انجام می شود. 

عجمی با بیان اینکه پروژه هاي محرومیت زدایی به همت کارگروه عمران در استان دنبال می شود، گفت: مهندسان عمران در بخش

 
نقشه کشی و نظارت فنی این پروژه ها فعالیت می کنند. 

او گفت: قرارگاه امنیت غذایی در استان با محوریت بسیج کشاورزي تشکیل شده و این قرارگاه روي محصولاتی مانند جو، ذرت، برنج،
گندم و کلزا کار می کند که جزء محصولات کشوري هستند. در استان اصفهان نیز روي تولید جو، گندم، ذرت تا قسمتی گوشت قرمز

 
کار می شود. 

رئیس سازمان بسیج سازندگی استان اصفهان اظهار داشت: در سطح استان یک قرارگاه امنیت غذایی با محوریت بسیج جامعه
کشاورزي و همکاري سازمان جهاد کشاورزي فعالیت می کند. در قالب بسیج جامعه کشاورزي موضوعات مربوط به تولید بیشتر، مانند

 
کشت بهاره در شهر اصفهان پیگیري شده است. 



او اظهار داشت: طرح هایی مثل استاد شاگردي با پیگیري بسیج اصناف و اتاق اصناف پیگیري شده و جزء برنامه هاي جهش تولید
است. در این طرح افراد آموزش دیده در فنی و حرفه اي در اختیار اصناف قرار می گیرند تا علاوه بر استفاده از ظرفیت اصناف ایجاد

اشتغال نیز صورت بگیرد.



بازدید مهندس آبیلی مدیر صندوق استان از روستاهاي شهرستان کلات

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  293  |  تاریخ: 1399/08/26

به گزارش روابط عمومی صندوق کارآفرینی امید خراسان
رضوي ،آبیلی ،مدیر صندوق استان به همراه بادیانی،
مدیرعامل دهیاریهاي شرق بخش مرکزي مشهد چند
روستا در شهرستان مرزي کلات جهت بررسی ظرفیتهاي

 
اشتغال بازدید بعمل آوردند. 

شهرستان کلات با جاذبه هاي زیباي طبیعی که شامل کوه
، رودخانه ها و آبشارهاي متعدد و انبوه درختان بلند از
ظرفیت هاي بالایی براي جذب توریست داخلی و خارجی

 
برخوردار است. 

روستائیان زحمت کش این نقطه از نوار مرزي کشور عزیزمان ایران ، علاوه بر رونق نسبی فعالیت دامداري در حوزه پرورش ماهیان
رودخانه اي ، صنایع دستی ، سوزن دوزي ، تولید انواع کیفهاي سنتی ، فرش و گلیم با حداقل هاي سرمایه ، مشغول به کسب و کار و

 
رزق حلال هستند. 

آبیلی ،مدیر صندوق کارآفرینی خراسان رضوي گفت : با توجه به اینکه شهرستان در حصاري از قلعه تاریخی کلات نادري محصور
شده بمنظور بررسی ظرفیتهاي ذکر شده به روستاهاي لائین ، بابا رمضان ، قلعه نو ، کریم آباد ، محمدآباد که داراي مزیت ذکر شده
می باشند عزیمت و خوشبختانه در گفتگو با اهالی این روستاها براي اجراي طرحهاي یک روستا یک محصول ، روستاي بدون بیکار و
صندوق هاي خرد محلی به جمعبندي خوبی رسیدیم که امیدواریم با همکاري فرمانداري محترم شاهد اتفاقات خلیلی خوبی در

منطقه باشیم.



برگزاري مراسم تودیع و معارفه در صندوق شهرستان بستان آباد

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  294  |  تاریخ: 1399/08/26

مراسم تودیع و معارفه رئیس صندوق کارآفرینی امید

 
شهرستان بستان آباد برگزار گردید. 

در این مراسم که با حضور کریم زاده، مدیر صندوق استان
و اللهیاري، فرماندار شهرستان برگزار شد، حمید بهلول
زاده به عنوان سرپرست جدید صندوق شهرستان معرفی و
از خدمات مسعود طاهري در دوران تصدي مسئولیت تقدیر

بعمل آمد.



حمایت از خانوارهاي حاشیه نشین در راستاي حل مشکلات اقتصادي و ایجاد

مشاغل پایدار؛ دغدغه اصلی صندوق استان البرز

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  295  |  تاریخ: 1399/08/26

به گزارش روابط عمومی صندووق استان البرز، فرهاد حکیم
نیا مدیر صندوق استان البرز روز دوشنبه در دیدار با
مدیرکل اموراجتماعی استانداري البرز با اشاره به حجم بالا
و روبه رشد حاشیه نشینی در استان البرز گفت: صندوق
یک نهاد حمایتی در بخش مشاغل بوده و بر این اساس
دغدغه حمایت از خانواده هاي ساکن در مناطق کمتر
توسعه یافته از جوامع اصلی هدف صندوق کارآفرینی امید

 
است. 

حکیم نیا افزود: موضوع ایجاد اشتغال و ساماندهی مشاغل فاقد چرخه تولید و فروش در استان البرز براي صندوق بسیار مهم است،
استان البرز با یک جامعه هدف ویژه روبروست و آنهم موضوع مهم حاشیه نشینی در شهرها و شهرستان هاي استان بوده که باید با

 
برنامه هدفمند بصورت همفکري و هم افزائی نهادهاي مسئول این دغدغه مدیریت شود. 

در پایان محمدي مدیرکل امور اجتماعی استانداري البرز ضمن ابراز خرسندي از حضور صندوق کارآفرینی امید در فعالیت هاي
اجتماعی گفت: صندوق سابقه درخشانی در ایجاد و حمایت از مشاغل در استان داشته و امیدوارم با حضور مهندس حکیم نیا در راس
مدیریتی صندوق و تجربه دانش ایشان شاهد توئسعه اقتصادي و اشتغال پایدار علی الخصوص زنان سرپرست خانوار ساکن در حاشیه

شهرهاي استان باشیم.



بازدید از طرح فرآوري و بسته بندي خشکبار و کره گیري از پسته در شهرستان

رشتخوار

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  296  |  تاریخ: 1399/08/26

به گزارش روابط عمومی صندوق کارآفرینی امید خراسان
رضوي ، یوسفی مقدم ،مدیر صندوق شهرستان رشتخوار
،اسماعیلی ،رئیس صمت و نظام دوست ،رئیس اداره تعاون
کار و رفاه اجتماعی شهرستان از طرح فرآوري و بسته
بندي خشکبار و ادویه جات و کره گیري پسته آقاي علی

 
رمضان زاده بازدید بعمل آوردند. 

آقاي علی رمضان زاده در سال 1398 جهت راه اندازي این
طرح مبلغ 9 میلیارد ریال تسهیلات از محل اعتبارات

مشترك صندوق توسعه ملی از این صندوق دریافت کرده است ، طرح مذکور شامل فرآوري و بسته بندي خشکبار و کره گیري از
پسته می باشد که به علت افزایش شدید قیمت مصالح و تجهیزات از زمان صدور مصوبه تا زمان تکمیل طرح ، خط فرآوري و بسته
بندي خشکبار بهره برداري شده و در حال حاضر 3 نفر مشغول به فعالیت می باشند. همچنین مکان و تاسیسات مورد نیاز براي راه
اندازي خط کره گیري از پسته تکمیل گردیده و در صورت راه اندازي خط کره گیري از پسته دست کم تعداد 5 نفر دیگر نیز در این

خط مشغول به کار می شوند.



برگزاري جلسه مشترك مدیر صندوق کارآفرینی امید استان با سرپرست

مجتمع دخانیات استان گیلان

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  297  |  تاریخ: 1399/08/26

 
 

 
برگزاري جلسه مشترك مدیر صندوق کارآفرینی امید استان با سرپرست مجتمع دخانیات استان گیلان 

به گزارش روابط عمومی صندوق کار آفرینی امید استان گیلان در مورخه 24 آبان 99 جلسه اي بمنظور حمایت از طرح هاي کسب و
کار خرد و کوچک و تکمیل زنجیره توتون با هدف ایجاد اشتغال پایدار، افزایش ظرفیت تولید و اشتغالزایی، جلسه اي با حضور مدیر

 
صندوق استان وسرپرست مجتمع دخانیات استان گیلان برگزار گردید. 

در ابتداي جلسه مهندس شهبازي مدیر صندوق استان ، ضمن خیر مقدم گزارشی از عملکرد صندوق استان در خصوص پرداخت
تسهیلات اشتغال در حوزه هاي مختلف روستایی و شهري ارائه نمودند. سپس دکتر امینی سرپرست مجتمع دخانیات استان گیلان در
خصوص وضعیت تولید توتون در استان گیلان مطالبی را عنوان نمودند. مقرر شد ضمن تشکیل کمیته فنی با حضور کارشناسان
صندوق و مجتمع دخانیات استان ، در خصوص تکمیل زنجیره توتون ، فرایند بررسی طرحها و شناسایی متقاضیان واجد شرایط اقدام

 
لازم انجام پذیرد. 





استان قم پایتخت فهما ایران/ رقابت مساجد کشور براي کسب عنوان پایتخت

فرهنگ و هنر سال آتی

منبع: جوان آنلاینشماره خبر:  298  |  تاریخ: 1399/08/26

مدیر ستاد هماهنگی کانون هاي فرهنگی هنري مساجد استان قم، در برنامه صبحگاهی شبکه پنج سیما، درباره شاخص هاي
رقابت مساجد براي کسب عنوان پایتخت فهما در کشور صحبت کرد.

سرویس فرهنگ و هنر جوان آنلاین: حجت الاسلام و المسلمین سعید روحانی مدیر ستاد هماهنگی کانون هاي فرهنگی هنري
مساجد استان قم با حضور در قاب برنامه "یه روز تازه"، درباره رویداد فهما که در آن استان قم به عنوان پایتخت کانون هاي فرهنگی
هنري مساجد ایران انتخاب شده است، گفت: رویداد فهما به فعالیت هاي فرهنگی هنري در مساجد می پردازد. بعد از اینکه مقام
معظم رهبري در مهرماه سال 91، در سخنرانی خود در استان خراسان، به فعالیت هاي فرهنگی هنري مساجد تاکید کرده و فرمودند

 
که باید مساجد از این طریق پذیراي نوجوانان و جوانان باشند، برنامه هاي فرهنگی هنري مساجد شدت بیشتري گرفت. 

وي افزود: این مضاعف کاري ادامه داشت تا بیانیه گام دوم انقلاب که پس از آن، حجت الاسلام ارزانی رئیس ستاد هماهنگی کانون
هاي فرهنگی هنري مساجد کشور طرح فهما را ارائه کردند و در پی آن شبکه ارتباطی بین مساجد شکل گرفت و در حال حاضر

 
مساجد از فعالیت هاي یکدیگر خبر دارند. به عبارتی یک زیست بوم فرهنگی در کشور به وجود آمده است. 

حجت الاسلام روحانی تصریح کرد: در طرح فهما مساجد در 8 محور ارتقاي قرآن و عترت، ساماندهی کار هاي فرهنگی، امور هنري و
ادبی، ترویج کتاب و کتابخوانی، غنی سازي اوقات فراغت، گرامیداشت مناسبت هاي ملی و مذهبی و فضاي مجازي با یکدیگر به رقابت
پرداختند. حداکثر امتیاز هر مسجد 20 هزار بود. در نهایت با مجموع امتیاز هاي به دست آمده براي مساجد استان قم، این استان با
اختلاف بسیار زیاد رتبه نخست را به دست آورد و وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی هم به مدت 2 سال، قم را به عنوان پایتخت فهما

 
معرفی کرد. 

وي ادامه داد: بعد از این رویداد انتظارات از استان قم بالارفته است؛ عامل موفقیت قم در فهما، کار فرهنگی تشکیلاتی بود. به نظرم

 
یکی از دلایلی که باعث میشود کار هاي فرهنگی در کشور نیمه بماند این است که به صورت تشکیلاتی انجام نمی گیرد. 

این کارشناس مذهبی و فرهنگی با اشاره به طرح تعالی مساجد اظهار کرد: توانمند سازي در سرلوحه فعالیت هاي ما قرار دارد. مسجد،
مدرسه و خانواده، فرزندان را با علم و اولیا پیوند میزند. کار مسجد خانواده محور است. از طرفی باتوجه به فرموده مقام معظم رهبري و
تاکید ایشان به فرهنگسازي از دل مهدکودك ها، استان قم پیش قدم شده تا محتواي فرهنگی در آموزش هاي مهدکودك هاي

 
مساجد را غنی کند. طرح سه شنبه هاي تکریم هم به تجلیل از رویداد هاي ارزشی در کشور اختصاص دارد. 

وي ادامه داد: با شروع کرونا برنامه هاي ما تغییر کردند، اما کاهش نیافتند؛ خلاقیت و نوآوري هاي لازم براي ورود برنامه ها به بستر
مجازي صورت گرفت. خوشبختانه کلاس تفسیري که در حالت عادي و حضوري 6 هزار عضو داشت الان در بستر مجازي 36 هزار

 
عضو دارد. 

مدیر ستاد هماهنگی کانون ها فرهنگی هنري مساجد استان قم خاطر نشان کرد: مساجد کشور امسال در بخش هاي سرود، فیلم، هنر
هاي تجسمی، کارآفرینی و فناوري، قرآن و عترت، دانش، رسانه و همدلی با یکدیگر رقابت می کنند تا پس از کسب امتیاز از داور هاي

 
استانی و سپس داوران ملی، شهر واجد شرایط به عنوان پایتخت فهما در سال آینده معرفی شود. 

گفتنی است برنامه " یه روز تازه" کاري از گروه اجتماعی شبکه پنج سیماست که با اجراي وحید رونقی، فریبا باقري و حافظ کاظم
زاده روز هاي شنبه تا چهارشنبه ساعت 7 صبح روي آنتن میرود.





ادارات اکثر خدمات را براي مراجعان خود به صورت غیرحضوري انجام دهند

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  299  |  تاریخ: 1399/08/26

نظارت بر بازار و رعایت پروتکل هاي بهداشتی را توسط اصناف و بازاریان را به طور مرتب انجام میدهیم.

فرماندار شهرستان بشرویه: ادارات اکثر خدمات را براي
مراجعان خود به صورت غیر حضوري انجام دهند نظارت بر
بازار و رعایت پروتکل هاي بهداشتی را توسط اصناف و

 
بازاریان را به طور مرتب انجام میدهیم. 

به گزارش خبرگزاري برنا خراسان جنوبی،شفیعی فرماندار
شهرستان بشرویه در ستاد کرونا بشرویه از زحمات

 
بهداشت و درمان قدردانی کرد. 

فرماندار بشرویه با بیان اینکه براي کاهش تردد مردم در سطح شهر و جلوگیري از تجمعات برنامه هاي مختلفی را در نظر گرفته ایم

 
افزود: بمنظور کاهش تجمعات، آرامستان بشرویه را از یک ماه گذشته بسته ایم. 

 
وي بیان داشت: نظارت بر بازار و رعایت پروتکل هاي بهداشتی را توسط اصناف و بازاریان را به طور مرتب انجام میدهیم. 

فرماندار بشرویه گفت: خوشبختانه بالاي 85 درصد مردم در بشرویه رعایت میکنند که اگر به همین منوال پیش رویم شاهد کاهش

 
شیوع این ویروس در شهرستان خواهیم بود. 

وي همچنین از رئیس دانشگاه علوم پزشکی استان خواست تا دستگاه اکسیژن ساز و یا تعداد بالایی کپسول اکسیژن را در اختیار

 
بیمارستان شهرستان بشرویه قرار دهند. 

 
شفیعی گفت: امید است تا اولین سی تی اسکن که به استان بیاید براي شهرستان بشرویه در نظر گرفته شود. 

 
فرماندار شهرستان بشرویه 

 
لینک کوتاه : کپی شد 

 
با دوستان خود به اشتراك بگذارید: 

 
دیدگاه تان را بنویسید نام شما رایانامه 



 
دیدگاه خود را اینجا بنویسید: ارسال دیدگاه 

ویژه برنا 1399/08/26 12:20 اصولگرایان با انقراض ژنتیک مواجه هستند و اصلاح طلبان با انقراض نسل/ کشور به هیچ وجه ظرفیت

 
بازي هاي سیاسی را ندارد/ ظریف و لاریجانی شانس پیروزي دارند 

 
1 1399/08/26 12:12 پرسپولیس با همین بضاعت هم موفق می شود/ این تیم حالا فقط آرامش می خواهد و حمایت 

2 1399/08/26 12:00 باید قانون توسعه و سرمایه گذاري در همه استان ها اجرا شود/ کاهش بیکاري با اجراي طرح بیمه اجتماعی

 
در سراسر کشور 

3 1399/08/26 11:21 اولین مرکز نوآوري تعاون در دولت دوازدهم تشکیل شد/شرکت هاي تعاونی تا 30 میلیارد تومان حمایت می

 
شوند 

 
4 1399/08/26 11:13 رسیدن و درخشیدن در المپیک کار آسانی نیست/ امیدوارم امسال هم در لیگ روي سکو باشیم 

5 1399/08/26 10:55 قوانین خوبی در حوزه کارآفرینی وضع شده اما اجرا نمی شود/کارآفرینان باید به عنوان بازیگران اصلی اقتصاد

 
حمایت شوند 

6 1399/08/26 10:11 با گذر از مشکلات به حضور در لیگ دسته اول فکر می کنیم/ اشتباهات داوري باعث از بین رفتن بودجه یک

 
تیم، انگیزه مربی و اشتیاق هواداران می شود 

 
7 1399/08/26 09:30 دستگیري عامل حمله به عوامل انتظامی در تهران/ ضارب: پشیمانم 

 
8 1399/08/26 09:13 وضعیت فوتبال این روزها خوب است/ امیدوارم فوتسال از بلاتکلیفی خلاص شود 

9 1399/08/26 08:32 بانک توسعه تعاون جهت ارائه تسهیلات به تعاونی ها بیشتر تقویت شود/کمیسیون اقتصادي مجلس تقویت

 
تعاونی ها را در دستور کار ِخود دارد 

 
10 1399/08/26 08:06 بلاتکلیفی بی پایان دروازه بان استقلال/ این همه تاخیر براي چیست؟ 

11 1399/08/26 07:04 زدن 6گل به استقلال لذت بخش نبود/ الان وقت انتقاد کردن از پرسپولیس نیست/ حتی با بخشش آل

 
کثیر بازهم مهاجم می خواهیم 
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منتخب سالن دارهاي سینما معرفی شد

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  300  |  تاریخ: 1399/08/26

به دنبال برگزاري انتخابات انجمن مدیران سالن هاي سینما وجیه االله شهیدي رییس انجمن صنفی مدیران سالن هاي
سینماي تهران شد.

منتخب سالن دارهاي سینما معرفی شد به دنبال برگزاري
انتخابات انجمن مدیران سالن هاي سینما وجیه االله
شهیدي رییس انجمن صنفی مدیران سالن هاي سینماي

 
تهران شد. 

به گزارش برنا، مجمع عمومی موسس انجمن صنفی
مدیران سالن هاي سینماي تهران در ساعت 11 روز 23

 
مهر ماه 1399 در فضاي باز خانه سینما تشکیل شد. 

پس از اعلام رسمیت جلسه نسبت به انتخاب اعضاي هیات رئیسه مجمع عمومی به شرح اکثریت آراي حاضران اقدام شد: علی قیس،

 
حسین محمد اسماعیلی، هیراد علی اسماعیلی، میثم ترابعلی و رعنا روشنی. 

سپس کلاته نماینده ویژه وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی درباره اساسنامه انجمن و بندهاي آن مطالبی بیان کرد و با راي اکثریت

 
اعضا حاضر در مجمع اساسنامه به تصویب رسید. 

بعد از این مرحله کاندیداهاي هیات مدیره و بازرس نسبت به معرفی خود اقدام کردند و با راي مخفی اعضاي حاضر، هیات مدیره و

 
بازرس انجمن براي مدت دو سال به شرح زیر انتخاب شدند: 

 
1- وجیه االله شهیدي 

 
2- امیر قطبی 

 
3- فریبرز قطبی 

 
4- حسینعلی مقیمی 

 
5-علی اکبر فرناد 

بازرس: مجتبی لهراسبی و عضو علی البدل هیئت مدیره خسرو مصلحتی ، علی اصغر عاشري و علی البدل بازرس مجید فرزانه نیا 



نخستین جلسه انجمن مدیران سالن هاي سینماي ایران روز یکشنبه 18 آبان ماه با حضور اعضاي هیات مدیره در خانه سینما برگزار
شد. در ابتداي جلسه، انتخابات داخلی صورت گرفت و وجیه االله شهیدي به عنوان رییس، فریبرز قطبی به عنوان نایب رییس، میثم
ترابعلی به عنوان دبیر، حسینعلی مقیمی به عنوان خزانه دار، امیر قطبی و علی اکبر فرناد به عنوان عضو هیات مدیره انتخاب و در

 
راستاي ارتقاي و شکوفایی انجمن به کار خود ادامه خواهند داد. 

 
مقرر شد جلسات انجمن طبق اساسنامه هر دو هفته یکبار ساعت 11 صبح در محل خانه سینما برگزار شود. 

 
وجیه االله شهیدي انجمن صنفی مدیران سالن هاي سینماي تهران 

 
لینک کوتاه : کپی شد 

 
با دوستان خود به اشتراك بگذارید: 

 
دیدگاه تان را بنویسید نام شما رایانامه 

 
دیدگاه خود را اینجا بنویسید: ارسال دیدگاه 

ویژه برنا 1399/08/26 12:20 اصولگرایان با انقراض ژنتیک مواجه هستند و اصلاح طلبان با انقراض نسل/ کشور به هیچ وجه ظرفیت

 
بازي هاي سیاسی را ندارد/ ظریف و لاریجانی شانس پیروزي دارند 

 
1 1399/08/26 12:12 پرسپولیس با همین بضاعت هم موفق می شود/ این تیم حالا فقط آرامش می خواهد و حمایت 

2 1399/08/26 12:00 باید قانون توسعه و سرمایه گذاري در همه استان ها اجرا شود/ کاهش بیکاري با اجراي طرح بیمه اجتماعی

 
در سراسر کشور 

3 1399/08/26 11:21 اولین مرکز نوآوري تعاون در دولت دوازدهم تشکیل شد/شرکت هاي تعاونی تا 30 میلیارد تومان حمایت می

 
شوند 

 
4 1399/08/26 11:13 رسیدن و درخشیدن در المپیک کار آسانی نیست/ امیدوارم امسال هم در لیگ روي سکو باشیم 

5 1399/08/26 10:55 قوانین خوبی در حوزه کارآفرینی وضع شده اما اجرا نمی شود/کارآفرینان باید به عنوان بازیگران اصلی اقتصاد

 
حمایت شوند 

6 1399/08/26 10:11 با گذر از مشکلات به حضور در لیگ دسته اول فکر می کنیم/ اشتباهات داوري باعث از بین رفتن بودجه یک

 
تیم، انگیزه مربی و اشتیاق هواداران می شود 

 
7 1399/08/26 09:30 دستگیري عامل حمله به عوامل انتظامی در تهران/ ضارب: پشیمانم 

 
8 1399/08/26 09:13 وضعیت فوتبال این روزها خوب است/ امیدوارم فوتسال از بلاتکلیفی خلاص شود 

9 1399/08/26 08:32 بانک توسعه تعاون جهت ارائه تسهیلات به تعاونی ها بیشتر تقویت شود/کمیسیون اقتصادي مجلس تقویت

 
تعاونی ها را در دستور کار ِخود دارد 

 
10 1399/08/26 08:06 بلاتکلیفی بی پایان دروازه بان استقلال/ این همه تاخیر براي چیست؟ 

11 1399/08/26 07:04 زدن 6گل به استقلال لذت بخش نبود/ الان وقت انتقاد کردن از پرسپولیس نیست/ حتی با بخشش آل

 
کثیر بازهم مهاجم می خواهیم 

12



چالش هاي مهم کارآفرینی در ایران کدامند؟

منبع: ایسناشماره خبر:  301  |  تاریخ: 1399/08/26

معاون هماهنگی امور اقتصادي استانداري کرمانشاه معقتد است، عدم درك درست از شرایط بین المللی، غافل ماندن از
تحولات لحظه اي دنیا، نداشتن برنامه منسجم، بروکراسی اداري، بی توجهی به تربیت کارآفرین در مدارس و دانشگاه ها و

عدم حمایت از ریسک هاي کارآفرینی از جمله مهمترین چالش هاي پیش روي کارآفرینی در ...

هدایت حاتمی در افتتاحیه مجموعه نشست هاي هفته
جهانی کارآفرینی در دانشگاه رازي که امروز(26 آبان) به
مناسبت آغاز این هفته به شکل مجازي در دانشکده علوم
اجتماعی برگزار شد، به بیان مهمترین چالش ها و
مشکلات حوزه کارآفرینی در کشور پرداخت و با بیان اینکه
دنیاي امروز دنیایی رقابتی است، اظهار کرد: در چنین
دنیایی، مبناي کار اصولا روي خلق مزیت ها و به ویژه

 
مزیت هاي رقابتی است. 

وي با تاکید براینکه کارآفرینان باید تلاش کنند تا از این
دنیاي رقابتی عقب نمانند، تصریح کرد: به نظر می رسد یکی از دلایل عمده اي که روحیه کارآفرینی در کشور تضعیف می شود، این
است که کارآفرینان ما عموما با شکست مواجه می شوند که این مسئله به دلیل عدم درك درست از شرایط بین المللی و رقابت ها و

 
واقعیت هایی که در آن وجود دارد، است. 

معاون اقتصادي استانداري کرمانشاه اضافه کرد: لحاظ نکردن همین موضوع در معادلات اقتصادي، اجتماعی و سیاسی ما را از گردونه

 
رقابت هاي بین المللی عقب نگاه داشته و از تحولات لحظه اي هم که در دنیا رخ می دهد، عقب هستیم. 

وي در ادامه نداشتن برنامه اي منسجم و منظم در حوزه کارآفرینی را یکی دیگر از مشکلات این حوزه در کشور دانست و گفت: اگر به
کشوري همچون آلمان که سقف بالایی از تجارت کالا و خدمات در دنیا را دارد، نگاه کنیم، می بینیم که این کشور سالانه بین 1300
تا 1400 میلیارد دلار صادرات آن هم تنها در 19 تا 20 رشته دارد. این امر نشان می دهد که این کشور یک هم افزایی بوجود آورده و

 
کارآفرینی را برمبناي مزیت هایی که دارد جهت داده، درحالی که ما فاقد چنین برنامه هایی در کشور هستیم. 

حاتمی در ادامه با تاکید بر لزوم احترام و پاسداشت کارآفرینان در کشور، اظهار کرد: متاسفانه ضعف چارچوب ها و شفافیت ها باعث
شده تا تعدادي از کارآفرینان سر از بازداشتگاه ها و زندان ها دربیاورند، درحالیکه معتقدم نباید برخوردي قهري با این افراد داشت،

 
چراکه براي جامعه اي که ضعف تعداد کارآفرینان دارد، بسیار خطرآفرین خواهد بود. 

وي در ادامه از بروکراسی هاي اداري به عنوان یکی از چالش هاي مهم پیش روي توسعه کارآفرینی نام برد و افزود: از آنجایی که
بروکراسی هاي اداري می تواند انگیزه و ایده کارآفرین را بگیرد، براي همین در کرمانشاه تلاش کرده ایم تا این فرآیندهاي پیچیده



 
اداري را از پیش روي کارآفرینان برداریم. 

معاون استانداري کرمانشاه در ادامه به دیگر مشکل پیش روي تقویت فضاي کارآفرینی در کشور هم اشاره کرد و گفت: بسیاري از
افراد پس از اینکه از دانشگاه فارغ التحصیل می شوند، جسارت ورود به حوزه کارآفرینی را ندارند که این نشان می دهد که نه در

 
مدرسه و نه در دانشگاه روي تربیت کارآفرین کار چندانی نکرده ایم. 

وي اضافه کرد: همچنین عدم حمایت از ریسک هاي کارآفرینی باعث شده تا خیلی ها به این حوزه ورود نکنند که معتقدم براي این

 
مسئله باید یک چارچوب حمایتی و بیمه اي ترسیم کنیم تا روحیه کارآفرینی را تقویت کنیم. 

حاتمی در پایان بازگرداندن ثبات اقتصادي، اصلاح فرآیندهاي کاري و الکترونیکی کردن فضاي سرمایه گذاري، پاسداشت کارآفرینان و

 
تقویت فضاي کارآفرینی، افزایش مهارت ها و حمایت از کارآفرینان موفق را راهکاریی براي تقویت فضاي کارآفرینی خواند. 

انتهاي پیام



پرداخت 44 هزار میلیارد ریال تسهیلات بانک ملی به بنگاه هاي
کوچک

پرداخت 44 هزار میلیارد ریال تسهیلات بانک ملی به بنگاه هاي کوچک

منبع: شبکه بانک و بیمهشماره خبر:  302  |  تاریخ: 1399/08/26

به گزارش شبکه خبري بانک و بیمه "بینا" به نقل از شبکه خبري اقتصاد و بانک ایران  به نقل از روابط عمومی بانک ملی
ایران، این بانک تا پایان شهریورماه با هدف حمایت از بازار بالغ بر 44 هزار و 878 میلیارد ریال از محل منابع داخلی در دو

هزار و 264 فقره ...

بانک ملی ایران به منظور حمایت از گردش چرخ بنگاه
هاي اقتصادي کوچک و متوسط به عنوان موتور محرکه صنعت کشور، بیش از 44 هزار میلیارد ریال تسهیلات به این بخش ها اعطا

 
کرده است. 

 
به گزارش شبکه خبري بانک و بیمه "بینا" به نقل از شبکه خبري اقتصاد و بانک ایران 

به نقل از روابط عمومی بانک ملی ایران، این بانک تا پایان شهریورماه با هدف حمایت از بازار بالغ بر 44 هزار و 878 میلیارد ریال از

 
محل منابع داخلی در دو هزار و 264 فقره تسهیلات به بنگاه هاي کوچک و متوسط پرداخت کرده است. 

بانک ملی ایران در مدت مذکور، تعداد 22 فقره تسهیلات ریالی از محل منابع داخلی خود به ارزش شش هزار و 198 میلیارد ریال در
حوزه هاي احداث مجموعه ورزشی، احداث نیروگاه برق، تولید لوله هاي پلی اتیلن، تولید فولاد، کارخانه تولید انواع آرد، هتل و

 
مجتمع اقامتی و توریستی و... مصوب کرده است. 

تصویب یک فقره تسهیلات ارزي از محل منابع صندوق توسعه ملی به ارزش 13 میلیون و 35 هزار یورو در حوزه تولید شیشه هاي
کنترل کننده انرژي از دیگر اقدامات این بانک است. همچنین تعداد 148 فقره تسهیلات به مبلغ بیش از سه هزار و 751 میلیارد ریال

طی مدت مذکور در برنامه اشتغال فراگیر سال 98 پرداخت کرده است.



156 میلیارد تومان تسهیلات کرونا در آذربایجان غربی پرداخت شد

منبع: ایسناشماره خبر:  303  |  تاریخ: 1399/08/26

سرپرست مدیریت اشتغال و کار آفرینی اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی آذربایجان غربی گفت: 13 مرکز مشاوره و کار
آفرینی دراستان فعال هستند.

فرخی امروز 26 آبان در نشست خبري بااصحاب رسانه که
در سالن جلسات اداره کل برگزار شد، افزود: 13 مرکز
مشاوره و کار آفرینی باهدف ارائه مشاوره هاي اشتغال
وکسب وکار، تهیه امکان سنجی و طرح هاي توجیهی

 
دراستان فعالیت دارند. 

وي تصریح کرد: در شهرستان هاي تکاب ، بوکان،

 
میاندوآب، وخوي هرکدام یک مرکز و در ارومیه هشت مرکز مشاوره کار آفرینی فعالیت دارند. 

فرخی با اشاره به اینکه تسهیل امور کار آفرینان اولویت اداره کار است، یاد آور شد: در چند سال اخیر20نفر کارآفرین برتر ملی

 
واستانی در آذربایجان غربی داشته ایم. 

سرپرست مدیریت اشتغال و کار آفرینی اداره کل تعاون کار و رفاه اجتماعی استان بااشاره به اینکه سهم استان از تسهیلات کرونایی
1203میلیارد تومان است، خاطرنشان کرد: کل متقاضیان در استان براي دریافت تسهیلات کرونایی 12هزار و 109پرونده با مبلغ

 
300میلیارد تومان است. 

 
وي اظهار کرد: تاکنون 55 درصد از پرونده ها به مبلغ 156 میلیارد تومان پرداخت شده است. 

فرخی ادامه داد: براي مشارکت کودکان و نوجوانان 12تا18سال باشگاه نوجوانان در استان افتتاح شده است که بصورت مجازي فعالیت

 
دارد. 

انتهاي پیام



انتظار مردم ماکو براي احداث مجتمع پتروشیمی 6 ساله شد

شماره خبر:  304  |  تاریخ: 1399/08/26
منبع: خبرگزاري پتروشیمی

ایران

 از 6 سال گذشته که احداث مجتمع پتروشیمی ماکو به تصویب رسید و پیش بینی اشتغال پنج هزار نفري براي بیکاران
منطقه شد، مردم همچنان منتظر افتتاح و بهره برداري از آن هستند اما این پروژه تنها 15 درصد پیشرفت فیزیکی دارد. به

گزارش خبرگزاري پتروشیمی ایران(ایپنا)؛ احداث پتروشیمی ماکو در سال 93 به تصویب ...



75 درصد برنامه هاي حرفه آموزي زندان هاي آذربایجان غربی طی امسال

عملی شد

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  305  |  تاریخ: 1399/08/26

حمزه بروجنی در گفت وگو با خبرنگار فارس در ارومیه،
اظهار داشت: از ابتداي امسال تاکنون بیش از 75 درصد
برنامه هاي حرفه آموزي زندان ها طی سال جاري انجام
شده که رقم مناسبی است و امیدواریم تا پایان سال به

 
همه اهداف خود در این خصوص دست یابیم. 

وي افزود:350 نفر از زندانیان در استان با تمهیدات
اندیشیده شده، مشغول تولید صنایع دستی هستند و آن را

 
روانه بازار مصرف کرده و درآمدزایی می کنند. 

مدیرکل زندان ها و اقدامات تامینی تربیتی آذربایجان غربی یادآور شد:درآمد اشتغال داخل زندان این افراد، بسیار قابل توجه بوده و

 
بخشی از نیازهاي اولیه خود آنان و خانواده هایشان تامین می شود. 

بروجنی ادامه داد: دارندگان گواهینامه هاي مهارت آموزي که در دوره هاي آموزش فنی حرفه اي شرکت کرده اند، از تسهیلات ایجاد

 
اشتغال بعد از آزادي بهره مند می شوند که همین امر، مشوقی بسیار خوب براي زندانیان براي فراگیري این آموزش هاست. 

وي اذعان کرد: راه اندازي کارگاه هاي تولیدي گروهی از جمله قالیبافی، خیاطی، ماسک دوزي، نانوایی، شیرینی پزي، صنایع چوب،

 
بسته بندي حبوبات، تابلو فرش سنتی دستی و بلوك زنی از جمله مهمترین اقدامات در حوزه اشتغال زندانیان به شمار می رود. 

این مقام مسوول خاطرنشان کرد: طی سال هاي گذشته با اجراي برنامه هاي مختلف زمینه اشتغال زندانیان در کشور فراهم شده و

 
هزاران نفر از این خدمات بهره مند شده اند. 

انتهاي پیام/



مشکلی اساسی آذربایجان غربی در روند صدور مجوز کارآفرینی

منبع: ایسناشماره خبر:  306  |  تاریخ: 1399/08/26

مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی آذربایجان غربی گفت: در روند صدور مجوز در حوزه کار آفرینی مشکل اساسی داریم.

ابوالفضل عبادي امروز 26 آبان در نشست خبري بااصحاب
رسانه که در سالن جلسات اداره کل برگزار شد، افزود: در
فرآیند صدور مجوزها و بروکراسی اداري در حوزه
کارآفرینی مشکل اساسی داریم هرچند در راستاي تسهیل

 
این فرایند اقداماتی انجام شده است. 

عبادي خاطر نشان کرد: از سال95در استان براي تسهیل
فرایند صدور مجوز تصمیم گرفته شد این امر برعهده
پیمانکار قرار گیرد و همین باعث شده استان در حوزه

 
فضاي کسب وکار جز رتبه هاي برتر قرار گیرد. 

مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی آذربایجان غربی
خاطرنشان کرد: تمام تلاش و رویکرد جدید اداره کل تعاون
استان کاهش بروکراسی هاي اداري واستفاده بهینه از
سامانه هاي الکترونیکی ازجمله سامانه اشتغال خانگی و

 
اشتغال روستایی براي کاهش مراجعه به ادارات است. 

وي با تاکید بر اینکه عمده ترین رویکرد اداره کار داشتن
نگرش مسئله محور است، یاد آور شد: بهره وري ازسرمایه
اولویت اداره کل بوده و در تلاش هستیم سرمایه هاي راکد

 
در استان را به چرخه تولید و اقتصاد وارد کنیم. 

انتهاي پیام



جایگزینی قبوض الکترونیکی صدقات به جاي رسیدهاي سنتی

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  307  |  تاریخ: 1399/08/26

معاون توسعه مشارکت هاي مردمی کمیته امداد استان یزد با اشاره به رویکرد این نهاد در تحقق امداد الکترونیک، گفت:
قبوض سنتی و دستی تخلیه صندوق هاي صدقات خانگی به رسید الکترونیکی آنی تبدیل شد.

جایگزینی قبوض الکترونیکی صدقات به جاي رسیدهاي
سنتی معاون توسعه مشارکت هاي مردمی کمیته امداد
استان یزد با اشاره به رویکرد این نهاد در تحقق امداد
الکترونیک، گفت: قبوض سنتی و دستی تخلیه صندوق

 
هاي صدقات خانگی به رسید الکترونیکی آنی تبدیل شد. 

به گزارش خبرگزاري برنا؛ ""غلامرضا مشعلچی"" تصریح
کرد: تمامی نیروهاي تخلیه گر صندوق هاي صدقات
خانگی به دستگاه کارت خوان سیار (pos اندرویدي)

مجهز شده اند و هنگام مراجعه به درب منازل مشترکین صدقات و تخلیه صندوق ها، رسید الکترونیکی وجوه دریافتی را به صورت

 
آنی صادر و به مشترکین تحویل می دهند و هم زمان پیامک مبلغ واریزي نیز براي آن ها ارسال می شود. 

معاون توسعه مشارکت هاي مردمی کمیته امداد استان یزد بابیان برخی مزایاي این شیوه، گفت: افزایش دقت، سرعت، کاهش هزینه
ها در دریافت صدقات ازجمله مزایاي این روش است، در مراحل بعدي، صندوق هاي صدقات معابر به تدریج کاهش یافته و روش هاي

 
غیرحضوري پرداخت صدقات جایگزین می شود. 

مشعل چی با اشاره به شیوه هاي نوین و الکترونیکی براي پرداخت صدقه، ادامه داد: نیکوکاران می توانند با شماره گیري کد

 
دستوري#0358877 و یا ارسال پیامک عدد یک به 8877 با سهولت صدقه روزانه را پرداخت کنند. 

وي بابیان اینکه مردم نیکوکار استان یزد طی شش ماهه نخست امسال پنج میلیارد و 462 میلیون تومان صدقه دادند، یادآور شد:
صدقات دریافتی براي کمک به خرید، ساخت، تعمیر و تکمیل مسکن مددجویان، کمک به ازدواج نیازمندان، کمک به ارتقاي شاخص
هاي بهداشتی و هزینه هاي درمانی نیازمندان، تسهیلات قرض الحسنه اشتغال و وام ضروري و کمک موردي به نیازمندان، ارائه
خدمات فرهنگی و تحصیلی به دانش آموزان و دانشجویان تحت حمایت، تعامل با خیریه ها و مراکز نیکوکاري و ارائه آموزش هاي فنی

و حرفه اي و کاریابی مددجویان هزینه می شود.



جزییات برگزاري امتحان مجدد براي دانشجویان آزاد

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  308  |  تاریخ: 1399/08/26

دستورالعمل اجرایی برگزاري امتحان مجدد تا سقف 6 واحد در سال تحصیلی 1400-1399 براي دانشجویان غیرپزشکی
دانشگاه آزاد اسلامی ابلاغ شد.

در دستورالعملی اعلام شد؛ جزییات برگزاري امتحان مجدد
براي دانشجویان آزاد دستورالعمل اجرایی برگزاري امتحان
مجدد تا سقف 6 واحد در سال تحصیلی 1399-1400
براي دانشجویان غیرپزشکی دانشگاه آزاد اسلامی ابلاغ شد.

به گزارش برنا؛ جواد علمائی معاون علوم، مهندسی و
کشاورزي دانشگاه آزاد و عبدالحسین خسروپناه معاون
علوم انسانی و هنر دانشگاه آزاد اسلامی طی دستورالعملی
جزئیات برگزاري امتحان مجدد تا سقف 6 واحد در سال

 
تحصیلی 1400-1399 براي دانشجویان غیرپزشکی را اعلام کردند. 

بر اساس این دستورالعمل دانشجویانی که در نیمسال دوم سال تحصیلی 1399-1398 در کلاس هاي مجازي شرکت کرده و در
برخی از درس / دروس در دوره هاي کاردانی و کارشناسی نمرات کمتر از 12 و در دوره هاي تحصیلات تکمیلی نمره کمتر از 14
کسب کرده باشند، می توانند یک بار تا سقف 3 درس (حداکثر 6 واحد) تا پایان سال تحصیلی 1400-1399 مازاد بر واحدهاي

 
انتخابی و بدون پرداخت شهریه در امتحانات پایان نیمسال شرکت کرده و نمره خود را جبران کنند. 

همچنین نمرات درس / دروس اخذ شده (بر اساس بخشنامه فاصله گذاري اجتماعی) در کارنامه نیمسال دوم 99-98 ثبت می شود.

 
بدیهی است نمرات مربوط به هر درس در کارنامه درج شده و بالاترین نمره ملاك عمل قرار می گیرد. 

 
بر اساس بندهاي این دستورالعمل در صورتی که نمرات درس / دروس مساوي باشند، فقط یکی از نمرات مدنظر قرار می گیرد. 

این دستورالعمل مشمول دانشجویان اخراج آموزشی قطعی و مشمولانی که مدت مجاز ادامه تحصیل آنان به اتمام رسیده قرار نمی

 
گیرد. 

 
دانشجویان دوره دکتري تخصصی مشمول این دستورالعمل، حائز شرایط لازم براي اخذ آزمون جامع نیستند. 

 
دانشجویان آزاد امتحان مجدد 

لینک کوتاه : کپی شد 



 
با دوستان خود به اشتراك بگذارید: 

 
دیدگاه تان را بنویسید نام شما رایانامه 

 
دیدگاه خود را اینجا بنویسید: ارسال دیدگاه 

 
ویژه برنا 1399/08/26 12:12 پرسپولیس با همین بضاعت هم موفق می شود/ این تیم حالا فقط آرامش می خواهد و حمایت 

1 1399/08/26 12:00 باید قانون توسعه و سرمایه گذاري در همه استان ها اجرا شود/ کاهش بیکاري با اجراي طرح بیمه اجتماعی

 
در سراسر کشور 

2 1399/08/26 11:21 اولین مرکز نوآوري تعاون در دولت دوازدهم تشکیل شد/شرکت هاي تعاونی تا 30 میلیارد تومان حمایت می

 
شوند 

 
3 1399/08/26 11:13 رسیدن و درخشیدن در المپیک کار آسانی نیست/ امیدوارم امسال هم در لیگ روي سکو باشیم 

4 1399/08/26 10:55 قوانین خوبی در حوزه کارآفرینی وضع شده اما اجرا نمی شود/کارآفرینان باید به عنوان بازیگران اصلی اقتصاد

 
حمایت شوند 

5 1399/08/26 10:11 با گذر از مشکلات به حضور در لیگ دسته اول فکر می کنیم/ اشتباهات داوري باعث از بین رفتن بودجه یک

 
تیم، انگیزه مربی و اشتیاق هواداران می شود 

 
6 1399/08/26 09:30 دستگیري عامل حمله به عوامل انتظامی در تهران/ ضارب: پشیمانم 

 
7 1399/08/26 09:13 وضعیت فوتبال این روزها خوب است/ امیدوارم فوتسال از بلاتکلیفی خلاص شود 

8 1399/08/26 08:32 بانک توسعه تعاون جهت ارائه تسهیلات به تعاونی ها بیشتر تقویت شود/کمیسیون اقتصادي مجلس تقویت

 
تعاونی ها را در دستور کار ِخود دارد 

 
9 1399/08/26 08:06 بلاتکلیفی بی پایان دروازه بان استقلال/ این همه تاخیر براي چیست؟ 

10 1399/08/26 07:04 زدن 6گل به استقلال لذت بخش نبود/ الان وقت انتقاد کردن از پرسپولیس نیست/ حتی با بخشش آل

 
کثیر بازهم مهاجم می خواهیم 

 
11 1399/08/26 06:15 پلمب کازینو در تهران/ دستگیري 13 نفر از سرشبکه هاي قمار در تهران 
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باید قانون توسعه و سرمایه گذاري در همه استان ها اجرا شود/ کاهش بیکاري

با اجراي طرح بیمه اجتماعی در سراسر کشور

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  309  |  تاریخ: 1399/08/26

سجاد سنجابی گفت: بیمه تامین اجتماعی یارانه بسیار خوبی به کشاورزان می دهد که اگر این طرح در سراسر کشور انجام
شود بیکاري در استانهاي ما به صورت جهشی کاهش پیدا می کند.

رئیس شوراي مرکزي کانون هاي کارآفرینی سراسر کشور:
باید قانون توسعه و سرمایه گذاري در همه استان ها اجرا
شود/ کاهش بیکاري با اجراي طرح بیمه اجتماعی در
سراسر کشور سجاد سنجابی گفت: بیمه تامین اجتماعی
یارانه بسیار خوبی به کشاورزان می دهد که اگر این طرح
در سراسر کشور انجام شود بیکاري در استانهاي ما به

 
صورت جهشی کاهش پیدا می کند. 

به گزارش برنا؛ سجاد سنجابی، رئیس شوراي مرکزي کانون
هاي کارآفرینی سراسر کشور گفت: دولت ها باید با مساعدت کردن، محیط براي رشد و تداوم فعالیت هاي کارآفرینان را فراهم کنند و
با وضع قوانین و مقررات مناسب موانع موجود بر سر راه آنها را از میان ببرند که خوشبختانه امروز در وزارت تعاون، کار و رفاه
اجتماعی این قسمت به وجود آمده و اگر کوتاهی در یکی از استان ها می شود دیگر مقصر وزارتخانه نیست چون با تمام قدرت به

 
کارآفرینان میدان داده است. 

او افزود: اصل 138 قانونی اساسی به توسعه و سرمایه گذاري در مناطق شرق و غرب مربوط می شود اما وقتی اجراي این اصل قانون
اساسی را پیگیري کردم، دیدم در شرق کشور این مصوبه انجام شده و کارآفرینان راضی هستند اما در غرب کشور انجام نشده و بالاي

 
صدها کارآفرین ورشکست شدند. 

سنجانی تصریح کرد: استانداران باید وارد عمل شوند که چرا اصل قانون اساسی در یک استان انجام شده اما در یک استان انجام نشده

 
است و کارآفرینان به ورشکستگی رسیدند. 

رئیس شوراي مرکزي کانون هاي کارآفرینی سراسر کشور گفت: اگر قوانین توسط مدیران به درستی اجرا شوند، ما هم در بخش

 
خصوصی می توانیم به نفع کارآفرینان عمل کنیم اما مشکل در اجراي قوانین است که اجرا نمی شوند. 

سنجاي افزود: بیمه تامین اجتماعی یارانه بسیار خوبی به کشاورزان می دهد به این صورت که 30 درصد توسط کارفرما و 70 درصد
توسط بیمه پرداخت می شود اگر این طرح در سراسر ایران انجام شود بیکاري در استان هاي ما به صورت جهشی کاهش پیدا می

 
کند. 



//انتهاي پیام: 5



سامانه تلفنی 4030 و سامانه خودارزیابی کرونا فعال می باشد

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  310  |  تاریخ: 1399/08/26

معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی گیلان با اشاره به فعال بودن سامانه تلفنی 4030 و سامانه خودارزیابی کرونا ، بهترین
راه رفع نگرانی ها ي مردم در خصوص ابتلا به بیماري آنفلوانزا و یا کرونا را ، تماس با سامانه تلفنی مذکور و ثبت علایم در

سامانه اینترنتی salamat.gov.ir عنوان کرد.

سامانه تلفنی 4030 و سامانه خودارزیابی کرونا فعال می
باشد معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی گیلان با اشاره
به فعال بودن سامانه تلفنی 4030 و سامانه خودارزیابی
کرونا ، بهترین راه رفع نگرانی ها ي مردم در خصوص ابتلا
به بیماري آنفلوانزا و یا کرونا را ، تماس با سامانه تلفنی
مذکور و ثبت علایم در سامانه اینترنتی

 
salamat.gov.ir عنوان کرد. 

به گزارش خبرگزاري برنا از گیلان ؛ دکتر آبتین حیدر زاده
با اشاره به اینکه سرماخوردگی و آنفلولانزا با فرا رسیدن فصول سرد سال همواره شایع بوده اما با شیوع بیماري کرونا،این حساسیت در
بین مردم بیش از پیش شده است، گفت : بهترین راه براي رفع نگرانی ها ي مردم تماس با سامانه تلفنی 4030 و ثبت علایم در

 
سامانه اینترنتی salamat.gov.ir ( سامانه خودارزیابی کرونا) می باشد. 

وي ادامه داد : در این خصوص افراد از سوي کارشناسان معاونت بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی گیلان راهنمایی هاي لازم را دریافت

 
خواهند کرد . در صورت بروز علایم شدید بیماري ، به مراکز 16 ساعته یا بیمارستان ارجاع داده می شوند . 

معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی گیلان یادآور شد : اگر چنانچه نیازي براي مراجعه بیمار به مراکز درمانی نباشد، به منظور رفع

 
نگرانی ها راهنمایی هاي لازم، در اختیار آنها قرار خواهد گرفت. 

دکتر حیدر زاده در پایان از مردم خواست تا به منظور حفظ سلامتی خود و خانواده، رعایت دستورالعمل هاي بهداشتی را جدي

 
بگیرند . 

 
سامانه تلفنی 4030 خودارزیابی کرونا فعال 

 
لینک کوتاه : کپی شد 

 
با دوستان خود به اشتراك بگذارید: 



 
دیدگاه تان را بنویسید نام شما رایانامه 

 
دیدگاه خود را اینجا بنویسید: ارسال دیدگاه 

 
ویژه برنا 1399/08/26 12:12 پرسپولیس با همین بضاعت هم موفق می شود/ این تیم حالا فقط آرامش می خواهد و حمایت 

1 1399/08/26 12:00 باید قانون توسعه و سرمایه گذاري در همه استان ها اجرا شود/ کاهش بیکاري با اجراي طرح بیمه اجتماعی

 
در سراسر کشور 

2 1399/08/26 11:21 اولین مرکز نوآوري تعاون در دولت دوازدهم تشکیل شد/شرکت هاي تعاونی تا 30 میلیارد تومان حمایت می

 
شوند 

 
3 1399/08/26 11:13 رسیدن و درخشیدن در المپیک کار آسانی نیست/ امیدوارم امسال هم در لیگ روي سکو باشیم 

4 1399/08/26 10:55 قوانین خوبی در حوزه کارآفرینی وضع شده اما اجرا نمی شود/کارآفرینان باید به عنوان بازیگران اصلی اقتصاد

 
حمایت شوند 

5 1399/08/26 10:11 با گذر از مشکلات به حضور در لیگ دسته اول فکر می کنیم/ اشتباهات داوري باعث از بین رفتن بودجه یک

 
تیم، انگیزه مربی و اشتیاق هواداران می شود 

 
6 1399/08/26 09:30 دستگیري عامل حمله به عوامل انتظامی در تهران/ ضارب: پشیمانم 

 
7 1399/08/26 09:13 وضعیت فوتبال این روزها خوب است/ امیدوارم فوتسال از بلاتکلیفی خلاص شود 

8 1399/08/26 08:32 بانک توسعه تعاون جهت ارائه تسهیلات به تعاونی ها بیشتر تقویت شود/کمیسیون اقتصادي مجلس تقویت

 
تعاونی ها را در دستور کار ِخود دارد 

 
9 1399/08/26 08:06 بلاتکلیفی بی پایان دروازه بان استقلال/ این همه تاخیر براي چیست؟ 

10 1399/08/26 07:04 زدن 6گل به استقلال لذت بخش نبود/ الان وقت انتقاد کردن از پرسپولیس نیست/ حتی با بخشش آل

 
کثیر بازهم مهاجم می خواهیم 

 
11 1399/08/26 06:15 پلمب کازینو در تهران/ دستگیري 13 نفر از سرشبکه هاي قمار در تهران 
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جزئیات ورود بسیج به غائله کرونا و گرانی ها

منبع: آخرین خبرشماره خبر:  311  |  تاریخ: 1399/08/26

 
جزئیات ورود بسیج به غائله کرونا و گرانی ها 

فارس/ رئیس سازمان بسیج مستضعفین درباره کمک بسیج
به مهار گرانی ها گفت: براي کمک به شبکه نظارتی
سازمان حمایت ازمصرف کنندگان 2500 همیار نظارت

 
معرفی کردیم. 

سردار غلامرضا سلیمانی رئیس سازمان بسیج مستضعفین صبح امروز (دوشنبه 27 آبان) در نشست خبري به مناسبت هفته بسیج،
اظهار داشت: چهل و یک سال از عمر شجره طیبه بسیج می گذرد و این تشکیلات مردمی که در کره خاکی زمین تنها ملت ایران این
افتخار را دارد چنین تشکیلاتی را ایجاد کرده باشد، در مشکلات بزرگ به میدان آمده تا با تمام تلاش خود و کمک مردممان تهدیدات

 
را به فرصت تبدیل کند. 

وي با اشاره به همزمانی هفته بسیج امسال با شرایط شیوع ویروس کرونا و نقش آفرینی بسیج در مقابله با آن، اظهار داشت: بسیج در
دوران مقابله با کرونا رکوردهاي بسیار خوبی را بر جاي گذاشت و با نظارت وزارت بهداشت بیش از 70 میلیون نفر را غربالگري کند و
یا در زمینه تولید ماسک که در روزهاي اول مشکلاتی داشتیم، بسیج با تولید بیش از 17 میلیون ماسک در روز در کارگاه هاي

 
مختلف در کشور این مشکل را مرتفع کرد. 

سردار سلیمانی با اشاره به نهضت کمک مومنانه و مواسات در ایام شیوع ویروس کرونا، ادامه داد: در چهار مرحله نهضت کمک مومنانه
بیش از 10 میلیون و 150 هزار بسته معیشتی، بیش از 23 میلیون پرس غذاي گرم، 14 هزار جهیزیه و بیش از 5 میلیون و 336 هزار

 
بسته بهداشتی و ... توزیع شد. 

رئیس سازمان بسیج مستضعفین ادامه داد: در ادامه این نهضت، در 5 آذر هم 30 هزار جهیزیه را تقدیم زوج هاي جوان خواهیم کرد و

 
همچنین 500 هزار بسته معیشتی هم با رعایت کرامت افراد به نیازمندان تقدیم خواهد شد. 

وي با اشاره به آغاز طرح جدید بسیج براي مقابله با کرونا، گفت: براي اجراي طرح تکمیلی مقابله با کرونا با نظارت وزارت بهداشت و
درمان تفاهم نامه اي منعقد شده که مهمترین ویژگی آن محله محور بودن و خانه پایه بودن آن است و گروه هایی در محلات مستقر

 
خواهند شد که با پشتیبانی 55 هزار پایگاه مقاومت، شناسایی و غربالگري بیماران را در تمام مراحل انجام خواهد شد. 

سردار سلیمانی با بیان اینکه برنامه هاي هفته بسیج با رعایت کامل پروتکل ها برگزار خواهد شد و شعارمان نیز «بسیج، پیشرو
خدمت، امیدآفرین» خواهد بود، عنوان کرد: باید جهاد امیدآفرینی را در بین مردم تقویت کنیم. وضعیت ما وضعیت خوبی است،

مشکلاتی البته داریم که با سرپنجه ملت ایران و مسئولین قابل حل است. 



وي با اشاره به اینکه نهضت جهش تولید در بحث کشاورزي، دامپروري، نیروگاه هاي کوچک خورشیدي و موضوع اشتغال از دیگر
حوزه هایی است که توسط بسیج دنبال شده است، گفت: امسال در قالب تعاونی هاي مردمی بیش از 22 هزار تعاونی و صندوق را با
تسهیل گري بسیج راه اندازي کرده ایم که این صندوق ها یک میلیون عضو دارند. در ایجاد کارگاه هاي اقتصاد مقاومتی 1744 کارگاه

 
ایجاد شده و در راه اندازي بیش از 700 کارگاه هم تسهیل گري کرده ایم. 

رئیس سازمان بسیج مستضعفین با تاکید بر اینکه رشد خوبی را در گروه هاي جهادي داشته ایم به طوري که 42 هزار و 222 گروه
جهادي در اطلس گروه هاي جهادي سازمان بسیج ثبت شده است، عنوان کرد: امسال در مجموع 10238 پروژه محرومیت زدایی

 
برنامه ریزي کرده بودیم که تاکنون حدود 4900 پروژه آن تکمیل شده است. 

سردار سلیمانی درباره کمک بسیج به مهار گرانی ها تصریح کرد: براي کمک به شبکه نظارتی سازمان حمایت در ابتدا 2500 همیار
نظارت معرفی کردیم و بعد از آن نیز اعلام آمادگی کردیم که درخواست 4000 نفر همیار را دادند. در موضوع کشف انبارهاي احتکار
شده هم بسیج فعال بوده است و توانسته بسیاري از این انبارها را کشف کند. قرار شد کمکی هم به وزارت جهاد کشاورزي بکنیم که

 
در زمینه توزیع اقلام اساسی مورد نیاز مردم بسیج اعلام آمادگی کرده است. 

رییس سازمان بسیج در پاسخ به سوال خبرنگار دفاعی خبرگزاري فارس درباره تقویت گشت هاي محله محور گفت: با تاکید شوراي
امنیت کشور و پیگیري شوراي تامین استان ها گشت هاي محله محور رضویون بسیج فعال است و بسترهاي تقویتی براي آنها

 
اندیشیده شده است. 

 
وي افزود: با قوه قضاییه و نیروي انتظامی هم هماهنگی شده است و این گشت ها در حال انجام شده است و تقویت خواهند شد. 

 
به پیج اینستاگرامی «آخرین خبر» بپیوندید 

 
به پیج اینستاگرامی «آخرین خبر» بپیوندید 
instagram.com/akharinkhabar



آگهی هاي استخدام برق 26 آبان 99

منبع: برق نیوزشماره خبر:  312  |  تاریخ: 1399/08/26

آگهی هاي استخدامی برق 26 آبان 99 (کارشناسی و کاردانی) در بخش هاي مختلف در این قسمت بصورت یکجا جمع آوري
شده است. می توانید همه را یکجا مشاهده نمایید. امکان تماس یا ارسال رزومه در روز هاي بعد نیز وجود دارد.

شرکت بتا سرآمد تولید کننده قطعات الکترونیکی خودرو به صورت

 
تمام وقت دعوت به همکاري می نماید 

 
مهندس الکترونیک طراح 

 
 AVR مسلط به برنامه نویسی

مسلط به نرم افزار ALTIUM DESIGNER و PCB یک لایه و

 
دولایه 

 
مهندس الکترونیک 

 
شناخت عملکرد قطعات و نحوه تست 

آشنا به نرم افزار ALTIUM DESIGNER و PCB یک لایه دولایه

 
 DIP و SMD مسلط به مونتاژ قطعات

 
تدوین دستورالعمل هاي تست 

 
مهندس الکترونیک مستندات 

 
آشنایی با مدارك فنی و الزامات استاندارد 

 
شناخت قطعات الکترونیک 

 
 WORD آشنایی با نگارش و

 
شرایط همکاري 

 
آقایان اخذ کارت پایان خدمت و یا معافیت غیر پزشکی 

 
سکونت ترجیحا غرب تهران (محل کار کیلومتر 11 جاده مخصوص) 

 
 info@betagroup.ir ارسال رزومه به ایمیل

 
ویا واتس آپ 09124853998 

.avr,arm یک شرکت تولیدي جهت تکمیل کادر فنی خود به تعداد 4 نفرمهندس الکترونیک با آشنایی به برنامه نویسی میکرو هاي

 
 pcb طراحی

 
نیازمند میباشد. 

 
علاقمندان رزومه کاري ومشخصات خود را به آدرس sarvinshop97@gmail.com ارسال نمایند. 



 
تلفن همراه: 09128153747 

 
تهران / شهر قدس 

 
تخصص هاي لازم: 

 
 FPGA و یا تراشه هاي ARM خانواده ،AVR PIC 1 تجربه کار با میکروکنترلر هاي سري

 
2 تسلط کامل بر طراحی مدارات الکترونیک از قبیل مدارات سوئیچینگ و ابزار دقیق 

 
 PCB 3 تسلط کامل بر یکی از نرم افزار هاي طراحی

 
4 تسلط بر زبان انگلیسی 

 
توجه: نوع همکاري فقط به صورت تمام وقت (8 ساعت در روز) در محل دفتر شرکت واقع در شهر قدس 

لطفا رزومه خود را به کاملترین شکل و با ذکر نام و توضیحات پروژه هاي انجام شده پیشین و نقش شما در آن پروژه ها ارسال

 
فرمایید 

 
(به رزومه هایی که ناقص تشخیص داده شود ترتیب اثر داده نخواهد شد) 

 
 ilanww.co@gmail.com

 
شرکت آیسان سازه آیلین 

از کلیه مهندسین عمران معماري مکانیک کشاورزي زمین شناسی برق معدن محیط زیست و. در مقطع کاردانی و کارشناسی با

 
حداقل 3 سال سابقه بیمه بعد از اخذ اولین مدرك و بازنشستگان محترم جهت رتبه بندي شرکت ها با بهترین قیمت و تسویه نقدي 

 
تلفن همراه: 09128589027 

 
تلفن: 02144234393 

 
 nilyaazaniaminco@yahoo.com :ایمیل

 
مهندسین داراي پروانه نظام مهندسی تمامی رشته ها جهت حقوقی کردن پروانه نظام مهندسی 

 
 44498346

به تعدادي مهندس برق علاقمند به کار فروش تجهیزات برق و اینورتـر نیازمندیم ارسال رزومه: واتس آپ: 09020082182

 
 Info@ElectroBazar.ir

 
مهندس برق، مهندس مکانیک مهندس الکترونیک و اپراتور CNC (جهت تکمیل کادر فنی) تماس: 7، 76218696 

 
همکاري با مهندسین داراي پروانه اشتغال رشته هاي 

 
معماري، عمران، برق، مکانیک جهت عضویت درشرکت 

 
مشاور بعنوان مدیرعامل، هیئت مدیره، عضو شاغل 

 
 09391121013

 
استخدام کارشناس الکترونیک مجرب و داراي سابقه کار Job@chemiaco.com واتساپ 09129791742 



 
مهندس برق (قدرت) 

 
با حداقل 3 سال سابقه کار 

 
در شرکت هاي تابلوسازي مسلط به 

 
نقشه هاي الکتریکال تابلوهاي فشار 

 
ضعیف، متوسط ومتره وبرآورد 

 
ارسال رزومه به ایمیل 

 
 job.itco@gmail.com

 
مهنـدس بـرق پایـه 3 عضو هیئت مدیره شرکت حقوقی معتبر نیازمندیم 09121993094 

 
مهندس عمران، برق، مکانیک جهت شرکت حقوقی شاغل و هیئت مدیره 44718842 

 
مهندس برق پایه یک 

 
با پروانه عضو هیئت مدیره 

 
با امکان طراحی و نظارت نیازمندیم 

 
 ،09354772168

 
 44044439

شرکت شینا صنعت پارس جهت تکمیل کادر فنی خود (جهت سرویس و تعمیر جت پرینتر هاي صنعتی و قطعات و برد هاي
الکترونیکی) در تهران از واجدین شرایط کارشناس الکترونیک دعوت به همکاري می نماید. با حقوق و مزایاي مکفی (بیمه، کارانه،

 
سنوات، ماموریت ...) 

 
مسلط به تعمیر برد هاي الکترونیک 

 
مسلط به عیب یابی برد هاي الکترونیک 

 
مسلط به سیستم هاي هیدورلیک 

 
 shinasanatco@yahoo.com ارسال رزومه به ایمیل

 
مجتمع شیر وگوشت سپاهان به یک نفر تکنسین برق نیازمند است 09122777102 

 
تکنسین فنی الکترونیک 

 
آشنا با امور اداري و دفتري 

 
ساکن غرب 

 
جهت کار در شرکت تجهیزات آزمایشگاهی 

 
نیازمندیم 

 
 3 ،22097532

تکنسین اجـرایی مسلط به اموربرقکـاري لوله کشی آب و فاضلاب تلفن و کار هاي متفرقه با بیمه و حقوق مکفی جهت کار در مجتمع

 
مسکونی مورد نیـاز است. مدیریت مهندس مومنی 09123937463 



برقکار صنعتی محدوده پرند نیازمندیم 77123674 ـ 77120089



غربالگري 70 میلیون نفر توسط بسیج/ تشریح برنامه هاي هفته بسیج

منبع: تیتر 1شماره خبر:  313  |  تاریخ: 1399/08/26

رئیس سازمان بسیج مستضعفین گفت: در قالب طرح شهید سلیمانی پایش سلامت مردم را در قالب محله محور انجام
خواهیم داد تا بیماران و مبتلایان به ویرس کرونا را شناسایی و به آنها خدمت ارائه دهیم.

رئیس سازمان بسیج مستضعفین گفت: در قالب طرح شهید سلیمانی پایش سلامت مردم را در قالب محله محور انجام خواهیم

 
داد تا بیماران و مبتلایان به ویرس کرونا را شناسایی و به آنها خدمت ارائه دهیم. 

گروه سبک زندگی تیتریک، سردار غلامرضا سلیمانی رئیس سازمان بسیج مستضعفین در نشست خبري که امروز در ستاد فرماندهی
این سازمان به مناسبت تشریح برنامه هاي هفته بسیج برگزار شد با گرامی داشت یاد و خاطره سپهبد شهید سلیمانی، گفت: 41 سال
از تشکیل شجره طیبه بسیج می گذرد و تنها ایران این افتخار را دارد که چنین تشکیلات مردمی را دارد که در عرصه هاي مختلف به

 
میدان می آید و تهدیدات را به فرصت تبدیل می کند. 

وي با اشاره به شیوع ویروس کرونا در کشور، افزود: متاسفانه تعدادي از هموطنان به این ویروس گرفتار شده اند، بسیج با توجه به
تجاربی که از گذشته و در مقابله با فلج اطفال داشت، با هماهنگی وزارت بهداشت به میدان آمد و در عرصه هاي مختلف مانند
غربالگري، توزیع مواد غذایی و بهداشتی و تولید ماسک و تجهیزات پزشکی فعالیت کرد و توانست بیش از 70 ملیون نفر را غربال گري

 
کند. 

رئیس سازمان بسیج مستضعفین گفت: روزانه بیش از 17 میلیون ماسک در کارگاه هاي تولیدي بسیج تولید می شود. همچنین در
ماه مبارك رمضان 10 ملیون و 150 هزار بسته معیشتی در میان مردم توزیع شد، در کنار آن 14 هزار جهیزیه و 132 هزار پوشاك و

 
47 میلیارد تومان به افراد نیاز مند واگذار شد. 

سردار سلیمانی با اشاره به برنامه هاي بسیج به مناسبت چهل و یکمین سال تشکیل بسیج، افزود: در هفته بسیج 30 هزار جهیزیه،

 
700 هزار بسته معیشتی، توزیع ماسک رایگان و توزیع لوازم تحریر رایگان را خواهیم داشت. 

وي اظهار داشت : در قالب طرح شهید سلیمانی پایش سلامت مردم را در قالب محله محور انجام خواهیم داد تا بیماران و مبتلایان را
شناسایی و به آنها خدمت ارائه دهیم، افراد در قالب این طرح پایش و بیماران در محل هاي مشخص قرنطینه و بهدارهاي ما (بسیج)

 
به آنها خدمت ارائه می دهند. 

رئیس سازمان بسیج مستضعفین گفت: بسیج همچنین در این طرح در ایجاد فاصله گذاري اجتماعی و کمک به سایر دستگاه ها

 
حضور دارد و همراه با سایر بخش ها به مقابله با این ویروس می پردازد، امید داریم با دعاي مردم شاهد کاهش مبتلایان باشیم. 

سردار سلیمانی با اشاره به برنامه سازمان بسیج براي در حوزه اشتغال گفت: ما ایجاد اشتغال در قالب تعاونی ها را بیش از یک سال

 
است که آغاز کرده ایم و با وام هاي که از صندوق ها به مردم داده شده بیش از 9 هزار شغل تا کنون ایجاد شده است. 

وي افزود: ما رشد خوبی در گروه هاي جهادي داشته ایم که این تعداد به بیش از 42 هزار گروه رسیده که در عرصه هاي مختلف



فعالیت دارند و به ارائه خدمات به مردم عزیزمان می پردازند. در مجموع 1هزار 235 پروژه محرومیت زدایی پیش بینی کرده بودیم که

 
بخشی از این پروژه ها در هفته بسیج افتتاح می شود. 

رئیس سازمان بسیج مستضعفین با اشاره به حضور بسیج در همه اقشار و تشکل ها، گفت: همه اقشار مختلف بسیج در کنار کار اصلی
خود به همکاري با وزارت بهداشت و درمان می پردازند که تولید ماسک و تجهیزات پزشکی بخشی از این خدمات است، هدف ما

 
کنترل بیماري کرونا است که این طرح در قالب طرح شهید سلیمانی انجام می شود. 

وي با اشاره به مسئولیتی که اخیرا به بسیج براي کنترل قیمت ها و مقابله با گرانی ها داده شده است،تصریح کرد: بسیج نقش فعالی
در کشف کالاهاي احتکار شده دارد؛ بیش از 2500 گروه براي کمک به گشت هاي تعزیرات تشکیل شده است، همچنین ما براي

 
توزیع کالاهاي اساسی مانند گوشت و مرغ اعلام آمادگی کرده ایم. 

 
رئیس سازمان بسیج مستضعفین گفت: بسیج در قالب طرح گشت هاي رضویون در امنیت محله ها نقش آفرینی می کند. 

 
مهر 

انتهاي پیام/



پرداخت 44 هزار میلیارد ریال تسهیلات بانک ملی به بنگاه هاي کوچک

منبع: شبستانشماره خبر:  314  |  تاریخ: 1399/08/26

بانک ملی ایران به منظور حمایت از گردش چرخ بنگاه هاي اقتصادي کوچک و متوسط به عنوان موتور محرکه صنعت کشور،
بیش از 44 هزار میلیارد ریال تسهیلات به این بخش ها اعطا کرده است.

بانک ملی ایران به منظور حمایت از گردش چرخ بنگاه هاي اقتصادي کوچک و متوسط به عنوان موتور محرکه صنعت کشور،

 
بیش از 44 هزار میلیارد ریال تسهیلات به این بخش ها اعطا کرده است. 

به گزارش خبرگزاري شبستان به نقل از روابط عمومی بانک ملی
ایران، این بانک تا پایان شهریورماه با هدف حمایت از بازار بالغ بر
44 هزار و 878 میلیارد ریال از محل منابع داخلی در دو هزار و
264 فقره تسهیلات به بنگاه هاي کوچک و متوسط پرداخت

 
کرده است. 

بانک ملی ایران در مدت مذکور، تعداد 22 فقره تسهیلات ریالی از محل منابع داخلی خود به ارزش شش هزار و 198 میلیارد ریال در
حوزه هاي احداث مجموعه ورزشی، احداث نیروگاه برق، تولید لوله هاي پلی اتیلن، تولید فولاد، کارخانه تولید انواع آرد، هتل و

 
مجتمع اقامتی و توریستی و... مصوب کرده است. 

تصویب یک فقره تسهیلات ارزي از محل منابع صندوق توسعه ملی به ارزش 13 میلیون و 35 هزار یورو در حوزه تولید شیشه هاي
کنترل کننده انرژي از دیگر اقدامات این بانک است. همچنین تعداد 148 فقره تسهیلات به مبلغ بیش از سه هزار و 751 میلیارد ریال

طی مدت مذکور در برنامه اشتغال فراگیر سال 98 پرداخت کرده است.



فضاي مجازي ایجاد بستري مناسب براي حضور فعال و موثر بچه هاي مسجد

منبع: شبستانشماره خبر:  315  |  تاریخ: 1399/08/26

حجت الاسلام کلات پور، گفت: با توجه به تشدید ویروس کرونا فضاي مجازي فرصت و فضاي مناسبی را براي حضور فعال و
موثر بچه هاي مسجد ایجاد کرده است.

حجت الاسلام کلات پور، گفت: با توجه به تشدید ویروس کرونا فضاي مجازي فرصت و فضاي مناسبی را براي حضور فعال و

 
موثر بچه هاي مسجد ایجاد کرده است. 

 
 

به گزارش خبرنگار خبرگزاري شبستان در کرمانشاه، حجت الاسلام افشین کلات پور مدیر ستاد هماهنگی کانون هاي فرهنگی هنري
مساجد استان کرمانشاه در دیداربا بهرام فاضلی زاد مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان کرمانشاه با ارائه گزارشی از آغاز دومین
رویداد فهما (طرح ملی ایران قوي) ، گفت: روزشمار 60 روزه رویداد دوم فهما با بارگذاري فرم ها و فرآیندها در سامانه بچه هاي
مسجد از روز پنج شنبه، 22 آبان آغاز شده و تا سالروز پیروزي انقلاب شکوهمند اسلامی مصادف با میلاد حضرت فاطمه زهرا(سلام

 
االله علیها) ادامه خواهد داشت. 

وي خاطر نشان کرد: رویداد فهما سال99، با تأکید بر بیانات مقام معظم رهبري که فرمودند:« تنها راه ملت ایران قوي شدن است» با
عنوان « طرح ملی ایران قوي» در گام دوم انقلاب با موضوعات «قرآن و سیره اهل بیت(علیهم السلام)»، «مسجد و گام دوم انقلاب»،

 
«پیشرفت و امید به آینده» و « مقاومت و عزت ایرانی» برگزار می شود. 



 
 

مدیر ستاد هماهنگی کانون هاي فرهنگی هنري مساجد استان کرمانشاه افزود: این رویداد در سه شبستان فرهنگ، هنر و نوآوري
متشکل از 12 رواق با نام هاي نور، دانش، کتاب، همدلی، رسانه، سرود، نمایش، فیلم، ترنج، قلم، کارآفرینی و فن آوري پیش بینی

 
شده که در مجموع داراي 20 هزار امتیاز است برگزار می شود. 

حجت الاسلام کلات پور با اشاره به تشکیل ستاد خبري رویداد فهما با عضویت خبرنگاران و نمایندگان خبرگزاري ها و جراید، تصریح
کرد: با بهره گیري از پیام رسان هاي داخلی و خارجی، برگزاري نشست خبري همزمان با آغازین روز ارزیابی 90 روزه این طرح به
صورت مجازي، بهره گیري از ظرفیت شبکه استانی زاگرس و صداي استان در راستاي تشریح برنامه و اهداف آن در گام نخست به

 
انجام رسیده است. 

وي با توجه به گسترش بیماري کرونا و محدودیت در برگزاري اجتماعات و دورهمی هاي بچه هاي مسجد، گفت: دومین رویداد فهما
این تهدید را به فرصت تبدیل کرده و با توجه به تأکیدات معظم له بر اهمیت فضاي مجازي، تمرکز خود را بر این فضاي گذاشته است

 
تا از این طریق بستري براي حضور فعال و موثر بچه هاي مسجد در این حوزه فراهم شود. 

 
 

حجت الاسلام کلات پور با اشاره به شرایط حضور و شرکت کانون هاي فهما استان در این رویداد اظهار کرد: اعضاي کانون هاي فهما
استان کرمانشاه با تمرکز بر بخش هاي پیش بینی شده در شبستان ها و رواق هاي طرح ملی ایران قوي می توانند به ثبت و تولید
محتوا در رشته هاي سرود، تئاتر، قرآن، معرفی هنرمندان، شاعران، نویسندگان و کارآفرینان مسجدي، هنرهاي تجسمی(عکاسی،
خوشنویسی، گرافیک)، شعر و داستان، راه اندازي کسب و کار در حوزه فرهنگ و هنر و تولید فعالیت هاي مجازي در قالب اپلیکیشن،

 
بازي هاي رایانه اي در بستر سامانه بچه هاي مسجد و پیام رسان هاي داخلی اقدام کنند. 

وي در پایان با بیان اینکه کانون هاي فهما استان کرمانشاه در اولین رویداد فهما قریب به 2 میلیون امتیاز کسب کرده است ، گفت: با



افزایش 8 هزار نفري اعضاي کانون ها، جمعیت بچه هاي مسجد استان به حدود 30 هزار نفر رسیده که امیدواریم امسال پر رنگ تر و
فعال تر دراین رویداد مهم شرکت کنند.



نهمین وبینار تخصصی در حوزه اشتغال و کارآفرینی توسط دانشگاه جامع

علمی کاربردي واحد استان چهارمحال و بختیاري برگزار شد

شماره خبر:  316  |  تاریخ: 1399/08/26
منبع: دانشگاه جامع علمی

کاربردي

واحد استان چهارمحال بختیاري -

به گزارش روابط عمومی دانشگاه علمی کاربردي استان چهارمحال و بختیاري : در راستاي فعالیتهاي کلینیک مشاوره اشتغال و
کارآفرینی دانشگاه علمی کاربردي چهارمحال و بختیاري، از مجموعه وبینارهاي تخصصی در حوزه اشتغال و کارآفرینی، نهمین وبینار
تخصصی با عنوان طرح تکاپوي وزارت تعاون ، کار و رفاه اجتماعی و برنامه هاي کارگزار اشتغال تکاپو در استان به صورت مجازي روز

 
دوشنبه26  آبانماه توسط خانم مریم مشرف الملک  کارگزار توسعه اشتغال استان برگزار شد. 

 
 



چرخ این کارگاه را زنان سرپرست خانوار می چرخانند

منبع: همشهريشماره خبر:  317  |  تاریخ: 1399/08/26

هنر چرم دوزي یکی از شغل هاي خانگی جذاب و پردرآمد براي کارآفرینان است.

 همشهري آنلاین _ سمیرا باباجانپور: به ویژه بانوان که
نسبت به این هنر و تولید محصولات چرمی بیشتر گرایش دارند. «فریبا صوفی» کارآفرین برتر منطقه 5، بیش از 18 سال است که در
این حرفه فعالیت می کند و توانسته است با خلاقیت و طراحی هاي متفاوت، جایگاه مناسبی در صنایع دستی و بازار فروش چرم

 
کسب کند. 

یک نگاه خلاق، یک ایده هیجان انگیز و سرمایه اندك، زمینه یک کسب و کار خانگی اي را فراهم آورده که امروز پس از گذشت 18

 
سال، نتیجه اش یک کارگاه تولیدي چرم دوزي است. کارگاهی که کارگرانش، همگی از زنان سرپرست خانوارند. 

- از منطقه 5 تا کشورهاي عربی فریبا صوفی 44 ساله، چون خود یک بانوي سرپرست خانوار است و سختی هاي بسیاري براي
رسیدن به موفقیت کشیده، باور دارد که حمایت از زنان سرپرست خانوار و آموزش و حرفه آموزي به آنها بهترین کمک به این قشر
است. کارگاه چرم دوزي این بانو، از کارگاه هاي مورد حمایت امور بانوان شهرداري منطقه 5 است. او این روزها به صادرات چرم می
اندیشد و به گفته خودش اگر «کرونا» سر و کله اش پیدا نمی شد، اکنون نخستین محصولات چرمش را به کشورهاي حوزه خلیج

 
فارس صادر می کرد. 

- ماجراي کیف دستی خوش اقبال روایت زندگی او مانند بسیاري از زنان سرپرست خانوار از تنهایی اش آغاز می شود. او می گوید:
«وقتی همسرم را ازدست دادم، 2 فرزندم کوچک بودند. نمی توانستم کار بیرون از خانه انجام دهم. کسی نبود از فرزندانم نگهداري
کند. به فکر شغل خانگی افتادم. آن روزها در «اصفهان» زندگی می کردم. روزي از بازار فروش چرم رد می شدم که به فکرم رسید
کمی چرم بخرم و یک کیف درست کنم. از فروشنده شیوه دوخت را یاد گرفتم. البته خودم به خیاطی وارد بودم. یک کیف دستی
کوچک با طراحی خودم آماده کردم. هنوز آن کیف را دارم. بسیار زیبا و جذاب شده بود. براي نخستین بار روي چرم، سوزن دوزي
کرده بودم که آن را منحصربه فرد کرده بود. از چرم دوزي لذت بردم. مدتی بعد براي گرفتن تسهیلات شغل خانگی به استانداري
رفتم. یادم می آید استاندار اصفهان وقتی کیفم را دید و متوجه شد خودم آن را دوخته ام، گفت: «از این مدل 100 کیف براي روز
«زن» می خواهیم. البته باید 3 روزه آماده اش کنی.» 18 سال پیش بود و براي این کار 2 میلیون و 500 تومان پول گرفتم. 4 چرم
دوز به خانه آوردم تا با هم بتوانیم 3 روزه کار را با همان کیفیت آماده کنیم. خدا رو شکر همه چیز خوب پیش رفت و همان سال از



 
استانداري اصفهان به عنوان «بانوي کارآفرین نمونه» معرفی شدم و کارم را با سازمان «میراث فرهنگی و صنایع دستی» آغاز کردم.» 

- چتري براي حمایت زنان سرپرست خانوار کارگاه او بیش از 10 سال در خانه فعال بود. اما صوفی براي حضور در نمایشگاه هاي
مختلف صنایع دستی و میراث فرهنگی مجبور شد به تهران مهاجرت کند. صوفی درباره آن روزها می گوید: «در آغاز کار، مادر و
دخترم برایم کار می کردند. از همان ابتدا به آنها حقوق دادم. پس ازمدتی، دیگر انجام این کار درخانه مناسب نبود. چرم و مواد اولیه
اش احتمال آتش سوزي را بالا می برد. یک کارگاه گرفتم و با حضور زنان سرپرست خانوار کار را ادامه دادم. افتخار می کنم که تا
امروز توانستم زنان سرپرست خانوار زیادي را به بازار کار معرفی کنم. چون خودم از این قشر هستم و در این راه سختی هاي زیادي

 
کشیدم، ترجیح می دهم چترحمایتی براي این زنان باشم و تا می توانم حمایتشان کنم.» 

- یک شغل خانگی پر رونق فریبا صوفی به طور تخصصی در زمینه چرم «شترمرغ» فعالیت می کند و براین باور است چرم دوزي جزو
مشاغل خانگی پر درآمد و خوش آتیه است. او می گوید: «چرم دوزي هنري است که در هر جا و هر مکان همراه خالق خود است و به
همین دلیل یک شغل خانگی بسیار مناسب براي افرادي است که فاقد شغل و جویاي کار و درآمد هستند. انواع کیف چرم، زیورآلات،
کفپوش هاي چرمی، جاکارتی، تابلوهاي ساخته شده از چرم، کمربند و انواع جاسوئیچی و... از جمله مهم ترین و پرطرفدارترین
محصولات تولیدي چرمی است. خوشبختانه تولیدات دست ساز چرمی به سبب تنوع، پرستیژ، دوام و زیبایی همواره مشتریان خاص

 
خود را دارد. محصولات چرمی سال ها است در صنعت «مد» جا باز کرده و علاقه مندان خاص خودش را دارد.» 

 
 

- چالشی به نام بازار فروش او یکی از چالش هاي تولیدکنندگان محصولات دست دوز چرمی را تهیه مواد اولیه ارزان قیمت و باکیفیت
عنوان می کند و ادامه می دهد: «مناسب نبودن بازار فروش، همواره براي تولیدکنندگان مصنوعات چرمی مشکل ایجاد کرده است و
بیشتر این افراد ترجیح می دهند تا زمانی که سفارشی نگرفته اند، محصولی را تولید نکنند. البته نمایشگاه هاي فصلی و تخصصی
صنایع دستی، بهترین فرصت براي معرفی تولیدات چرمی است که متأسفانه این روزها بحران کرونا همه این نمایشگاه ها را تعطیل

 
کرده است. 



 محسن برزگر خلیلی/ مدرس و مشاور خلاقیت، نوآوري و

 
کارآفرینی 

- مشاغل خانگی و بحران اقتصادي توجه به کسب وکار خانگی موجب تقویت بنیه اقتصادي خانواده می شود و بستري براي کار
جوانان فراهم می کند. نکته مهم اینکه براي راه اندازي یک شغل خانگی هیچ محدودیت سنی وجود ندارد. تنها انگیزه، خلاقیت،
پشتکار و تلاش است که سبب پیشرفت می شود. موضوع مشاغل خانگی در کشور ما موضوع جدیدي نیست. سال ها است که این
مشاغل، بخشی از بازار کسب و کار را به خود اختصاص داده اند و توانسته اند جایگاه مناسبی براي خود در چرخه اقتصاد خانواده پیدا
کنند. براساس مصوبات ستاد «ساماندهی و حمایت از مشاغل خانگی» رشته هاي مشاغل خانگی شامل صنایع دستی، فرش،

 
کشاورزي، دامپروري، شیلات، خدمات، تولیدي، صنعت و فن آوري اطلاعات است. 

بر اساس این تعریف، هر شهروند می تواند براي خود یک کسب وکار خانگی راه بیندازد. با همه پتانسیلی که در راه توسعه مشاغل
خانگی وجود دارد اما دوام این مشاغل در بازار کار، منوط به شرایط فروش مناسب و بازاریابی حرفه اي است که بیشتر شاغلان از آن
بی بهره اند. بی شک زمانی کسب و کار خانگی معنا پیدا می کند که سوددهی در پس آن وجود داشته باشد. سوددهی هم زمانی

 
امکان پذیراست که بازاري براي فروش باشد. اما آیا در آشفته بازار اقتصادي می توان بازار مناسب براي کسب و کار خانگی پیدا کرد؟ 

نبود حمایت هاي مشخص از سوي ارگانی خاص و از همه مهم تر نبود انجمنی که بتواند نیازها و مطالبات این کاسبان خانگی را
شناسایی کند و به گوش مسئولان برساند، موجب شده تا مشکلات این بخش همچنان پا برجا بماند و در آشفته بازار اقتصادي و

 
بحران هاي ناشی از آن دوام نیاورد و ضررهاي جبران ناپذیري را به بار بیاورد. 

البته باید توجه داشت که نکته مهم در این مشاغل، خلاقیت و ارائه ایده مناسب براي انجام کار است. چه بسا کارآفرینان موفقی

 
هستند که توانسته اند با مشاغل خانگی، رقیبان مهمی در صنعت تولید باشند. 

باید بدانیم که تنها تولید مهم نیست. مهم تر از آن فروش است. اگر رضایتمندي از تولید نباشد و محصول با کیفیت ارائه نشود، فروش
با مشکل روبه رو خواهد شد. این روزها شبکه هاي اجتماعی تبدیل به بازار فروش بسیاري از مشاغل خانگی شده است. با این وجود

 
اگر به فکر تولید مناسب نباشیم و بازار فروش را جذب نکنیم بسیار زود ورشکسته می شویم. 

نخستین کاري که مدیران شهري می توانند براي رونق کسب وکار خانگی انجام دهند این است که براي حمایت از تولیدکننده هاي
خانگی، بستر فروش و کار فراهم کنند. البته این را هم بدانید دستفروشی مبناي ما نیست. تولید خانگی که بخواهد از طریق
دستفروشی فروخته شود، دوام نخواهد داشت. در این بین، قوانین نباید دست و پاگیر باشد. آموزش، کسب مهارت، مشاوره و حمایت

 
براي فروش می تواند اقتصاد خانواده و حتی اقتصاد محلی را دگرگون کند. 

خوشبختانه منطقه 5 به سبب وسعت و موقعیت استراتژیکی که براي جذب بازار سرمایه دارد، می تواند در زمینه تولیدات خانگی نیز
موفق باشد. قشر ساکن در این منطقه از نظر اقتصادي در وضعیت متوسطی قرار دارند و از سواد مناسبی برخوردارند. در نتیجه، امکان



 
رونق اقتصادي در قالب مشاغل خانگی در این منطقه بیشتر است. 

محسن برزگر خلیلی/ مدرس و مشاور خلاقیت، نوآوري و کارآفرینی



ارتقاء کارآفرینی در هر منطقه مستلزم برقراري تعامل باکیفیت

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  318  |  تاریخ: 1399/08/26

مدیرکل دفتر توسعه کارآفرینی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی ارتقاء کارآفرینی در هر منطقه اي را مستلزم برقراري تعامل
باکیفیت و گسترده بین اجزاء اکوسیستم کارآفرینی آن منطقه دانست.

به گزارش گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از
کرمانشاه؛ رحیم سرهنگی مدیرکل دفتر توسعه کارآفرینی
وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی با تاکید بر نفش تعاملات
باکیفیت در رشد اکوسیستم کارآفرینی، گفت : اگر
بخواهیم در هر منطقه اي در حوزه کارآفرینی اکوسیستمی
قوي داشته باشیم، باید تعاملات با کیفیت و گسترده اي را

 
در این اکوسیستم ایجاد کنیم. 

او گفت : با نگاهی به کشور هایی که اکوسیستم هاي کارآفرینی خود را ارتقاء داده اند، می توان عامل اصلی این موفقیت را در

 
تعاملات گسترده بین اجزاء این اکوسیستم دید. 

مدیرکل دفتر توسعه کارآفرینی وزات تعاون، کار و رفاه اجتماعی افزود: وقتی به شهر ها و مکان هایی در دنیا نگاه می کنیم که محل
رویش نوآوري ها بوده اند از جمله حیدرآباد در هند، جنوب ایتالیا، سیلیکون ولی آمریکا و جنوب اسپانیا که هم اکنون هرکدام یک
هاب نوآوري در حوزه اي خاص هستند، می بینیم که آن چیزي که باعث شده تا این مناطق به مراکزي براي نوآوري تبدیل شوند،

 
ارتباط بین اجزاء اکوسیستم یعنی دولت، دانشگاه، سمن ها و صنایع و کارآفرینان بوده است. 

او افزود: صاحب نظران معتقدند ارتقاء اکوسیستم کارآفرینی بیش از آنکه یک مسئله اقتصادي باشد و به عواملی همچون ثبات
اقتصادي، تورم و ... وابسته باشد، یک امر اجتماعی است. براین اساس هرچقدر که اجزاء اکوسیستم کارآفرینی در تعامل خوبی با هم

 
باشند، آن اکوسیستم می تواند خوب رشد کند. 

مدیرکل دفتر توسعه کارآفرینی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی ادامه داد: به هر میزان که درهم تنیدگی دولت، دانشگاه و صنایع

 
(کارآفرینان) بیشتر باشد، ارتقاء و رشد اکوسیستم کارآفرینی آن منطقه را به دنبال دارد. 

او بر لزوم افزایش ارتباط کارآفرینان با همدیگر براي بهبود فضاي کارآفرینی هم تاکید کرد وافزود: زمانی که کارآفرینان یک منطقه

 
باهم در ارتباط و تعامل باشند و از تجربیات همدیگر اطلاع داشته باشند، نوآوري را در اکوسیستم کارآفرینی به دنبال دارد. 

سرهنگی از مسئولین دانشگاه رازي کرمانشاه خواست تا ارتباط بین دانشگاه و کارآفرینان را بیشتر کنند و گفت: براي تحقق این هدف

 
می توانید بخشی از دروسی که مربوط به حوزه کارافرینی است را با حضور کارآفرینان برتر استان برگزار کنید. 



او ادامه داد: اساتید هم باید به دل فعالیت هاي کارآفرینان بروند تا بصورت تجربی هم در این حوزه ورود کرده باشند و مسائل مختلف

 
حوزه کارآفرینی را از نزدیک ببینند. 

مدیرکل دفتر توسعه کارآفرینی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در ادامه به پیامد هاي مثبت چنین ارتباطی اشاره کرد و افزود: این
رویکرد می تواند باعث آشنایی بیشتر دانشجویان با فضاي کارافرینی و صنعت شو، بعلاوه اساتید و کارآفرینان هم از ایده ها و تجربیات

 
هم استفاده کنند تا به ارتقاء کارآفرینی استان منجر شود. 

او گفت: زمانی که از ارتباط بین دانشگاه و صنایع و کارآفرینان صحبت می شود، منظور توجه صرف به پژوهش هاي تقاضا محور
نیست، بلکه برقراري رفت و آمد بین این دو مورد تاکید است که امیدواریم بیشتر مورد توجه قرار گیرد .



معرفی 39 بسته براي گسترش کارآفرینی گیاهان دارویی

منبع: ایرناشماره خبر:  319  |  تاریخ: 1399/08/26

تهران- ایرنا- ستاد توسعه علوم و فناوري گیاهان دارویی و طب سنتی معاونت علمی و فناوري 39 بسته کارآفرینی براي
گسترش فعالیت هاي حوزه گیاهان دارویی معرفی کرد.

تهران- ایرنا- ستاد توسعه علوم و فناوري گیاهان دارویی و
طب سنتی معاونت علمی و فناوري 39 بسته کارآفرینی
براي گسترش فعالیت هاي حوزه گیاهان دارویی معرفی

 
کرد. 

به گزارش روز دوشنبه ایرنا از معاونت علمی وفناوري
ریاست جمهوري، توسعه کارآفرینی مبتنی بر صنعت
گیاهان دارویی یکی از اقدامات ستاد توسعه علوم و فناوري
گیاهان دارویی و طب سنتی معاونت علمی و فناوري است.
در این راستا، ستاد کارگروهی تخصصی براي توسعه

 
فناوري و کارآفرینی تشکیل داد که تا کنون 39 بسته کارآفرینی درحوزه گیاهان دارویی را معرفی کرده است. 

کشت فضاي باز گیاه آلوئه ورا، فرآوري ژل گیاه آلوئه ورا، تاسیس مرکز آموزش تخصصی گیاهان دارویی، کشت گیاه نعنا فلفلی در
ایران، تولید ارگانیک گیاهان دارویی، بسته بندي تی بگ گیاهان دارویی، تولید مکانیزه نشاء گیاهان دارویی، واحد فرآوري گیاهان
دارویی، طرح خشک کردن و بسته بندي گیاهان دارویی، کشت و تولید به لیمو، کشت شیرین بیان، تولید و بسته بندي اسانس

 
گیاهان دارویی جزو 39 بسته کارآفرینی گیاهان دارویی است. 

همچنین تولید آویشن، گل محمدي، رزماري، بادرنجبویه، گل گاو زبان، بابونه، تولید زیره سبز، مریم گلی، حنا، گل راعی، همیشه
بهار، بومادران و نیز تولید محصولات آرایشی و بهداشتی گیاهی، کشت گیاهان دارویی به عنوان جایگزین در دیم کاري، کشت و تولید
چاي ترش، تولید عوامل بیولوژیک(تولید انسکناریم پرورش کفشدوزك)، تولید عوامل بیولوژیک (تولید انسکناریم پرورش زنبور

 
براکون)، تولید دمنوش هاي گیاهی و میوه اي دیگر بسته هاي کارآفرینی است. 

علاوه برآن، تولید زنبور انکارسیا براي کنترل آفات گیاهی، کشت و پرورش اسطوخودوس، ترویج کشت و پرورش عناب، خشک کردن
و تولید مواد حد واسط (تولید اسانس) گیاهان دارویی، تولید فرآورده هاي طبیعی جامد قرص و کپسول، تولید آنغوزه در شرایط دیم،

 
تولید نوشیدنی هاي گیاهی، آتریپلکس وسالیکورنیا، در 39 بسته کارآفرینی ارایه شده است. 

تاکنون صدها طرح مختلف کارآفرینی با کمک و حمایت این ستاد در سراسر کشور اجرایی شده است. براي توسعه فعالیت هاي

 
کارآفرینی، این ستاد یک کارگروه تخصصی توسعه فناوري و کارآفرینی نیز تشکیل داده است. 



این کارگروه براساس راهبرد دوم سند ملی گیاهان دارویی و طب سنتی، براي سامان دهی نظام آموزش، پژوهش و توسعه فناوري و

 
نوآوري درحوزه گیاهان دارویی و فرآورده هاي گیاهی تلاش می کند و تشویق و حمایت از این اقدامات را در اولویت قرار داده است. 

بررسی طرح ها و پروژه هاي ارجاعی به ستاد، بحث و تبادل نظر پیرامون راهکارهاي سرمایه گذاري در پروژه هاي گیاهان دارویی و
طب سنتی، بحث و بررسی پیرامون احکام پیشنهادي در حوزه صنعت گیاهان دارویی و طب سنتی براي برنامه ششم و همچنین بحث

 
و بررسی پیرامون اولویت بندي در مزیت هاي اقتصادي و نسبی تولید در استان ها، از جمله برنامه هاي این کارگروه است. 

ارایه برنامه هاي پیشنهادي به ستاد در راستاي رفع خلاهاي قانونی و توسعه زیرساخت هاي اقتصاد دانش بنیان و مشارکت در تدوین
برنامه عملیاتی سالیانه ستاد توسعه علوم و فناوري گیاهان دارویی و طب سنتی براي اجرایی سازي سند ملی گیاهان دارویی و طب

 
سنتی، نیز بخش دیگري از اهداف این کارگروه را تشکیل می دهد. 

کارگروه تخصصی توسعه فناوري و کارآفرینی همچنین براي هم اندیشی و بحث و تبادل نظر پیرامون نقشه توسعه کارآفرینی در حوزه
صنعت گیاهان دارویی و طب سنتی و بررسی راهکارهاي سرمایه گذاري و مکان یابی واحدهاي فرآوري مواد موثره، در حوزه صنعت

 
گیاهان دارویی، تلاش می کند. 

ستاد توسعه علوم و فناوري گیاهان دارویی و طب سنتی معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري 39 بسته کارآفرینی گیاهان دارویی
و اولویت هاي حمایت در 2 حوزه دامپزشکی و بذر را در سایت خود قرار داده است، علاقه مندان می توانند با مراجعه به این بخش، از

 
اولویت هاي این ستاد مطلع شوند. 

به گزارش ایرنا، از مجموع هشت هزار گونه گیاهی شناسایی شده در ایران دو هزار و 400 گونه داراي خواص دارویی، عطري، ادویه

 
اي، آرایشی و بهداشتی هستند. 

 
برچسب ها 

 
- بسته حمایتی 

 
- گیاهان دارویی 

- معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري



30درصد آموزش هاي مهارتی استان بوشهر ''مجازي'' است

منبع: تسنیمشماره خبر:  320  |  تاریخ: 1399/08/26

گروه استان ها ــ مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي استان بوشهر با بیان اینکه "بیش از 500 حرفه مهارتی در این مراکز ارائه
می شود" گفت: در راستاي مقابله با کرونا 30 درصد آموزش هاي مهارتی استان بوشهر به صورت مجازي برگزار می شود.

گروه استان ها ــ مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي استان
بوشهر با بیان اینکه ""بیش از 500 حرفه مهارتی در این
مراکز ارائه می شود"" گفت: در راستاي مقابله با کرونا 30
درصد آموزش هاي مهارتی استان بوشهر به صورت مجازي

 
برگزار می شود. - اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از بوشهر، عبدالمجید دراهکی
پیش ازظهر امروز در بررسی وضعیت کارگاه هاي حرفه
آموزي بوشهر، مهارت آموزي را نردبانی براي ورود جوانان
به بازار کار و اشتغال زایی دانست و اظهار داشت: آموزش

 
هاي مهارتی نقش مهمی در ایجاد اشتغال پایدار در جامعه دارند. 

وي با اشاره به آمار بیکاري جوانان تحصیل کرده استان بوشهر تصریح کرد: با توجه به آمار بالاي بیکاري در بین دانشجویان و فارغ
التحصیلان، آموزش مهارتی در مراکز تخصصی فنی و حرفه اي نقش به سزایی در اشتغال و ورود آنان به بازار کار بعد از اتمام دوره

 
دانشگاهی دارد. 

وي با بیان اینکه بر اساس ظرفیت هاي اشتغال زایی و تولیدي استان بوشهر آموزش مهارتی ارائه می شود افزود: در این راستا مهارت
هاي مختلفی در حرفه هایی بر اساس صنایع، شرکت ها و ظرفیت هاي تولیدي در شهرها و روستاهاي استان بوشهر تدوین شده است.

مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي استان بوشهر از ارائه بیش از 20 حرفه تخصصی صنعت ساختمان در کارگاه آموزش مهارتی بوشهر
خبر داد و افزود: فراگیري آموزش هاي مهارتی براي دانشجویان رشته هاي عمران و معماري در حرفه هاي نقشه برداري، درودگري و

 
دیگر مهارت ها پس از فراغت از تحصیل به بازار کار فراهم می کند. 

 
نخستین مرکز آموزش هتلداري و گردشگري جنوب کشور در بوشهر راه اندازي می شود 

 
مرکز ملی مهارت گاز کشور در عسلویه راه اندازي می شود 

 
نخستین مدرسه کسب و کار و مهارت در دانشگاه خلیج فارس بوشهر راه اندازي شد 

دراهکی با بیان اینکه آموزش هاي فنی و حرفه اي نقش مهمی در فراهم کردن اشتغال جوانان دارد تاکید کرد: تنها راه جلوگیري از

 
بیکاري، مهارت آموزي است چراکه تخصص حرفه اي زمینه ساز اشتغال و کارآفرینی است. 



وي با بیان اینکه در شرایط کرونایی مهارت آموزي بیشتر به صورت مجازي برگزار می شود خاطر نشان کرد: تاکنون در همه مراکز
آموزشی استان 30 درصد از مهارت ها به صورت مجازي برگزار می شود و براي اجراي پروژه هاي عملی کارآموزان به صورت شیفت

 
بندي در کارگاه هاي آموزشی حضور می یابند. 

مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي استان بوشهر گفت: بیش از 500 حرفه مهارتی در مراکز آموزش فنی و حرفه اي ارائه می شود.



125خانوار مددجو در سیرجان از چرخه حمایتی کمیته امداد خارج شدند

منبع: ایرناشماره خبر:  321  |  تاریخ: 1399/08/26

کرمان - ایرنا - رئیس کمیته امداد امام خمینی (ره ) سیرجان گفت : با اقدامات انجام گرفته طی یکسال گذشته تاکنون
تعداد 125خانوار تحت پوشش این نهاد خودکفا شده و چرخه حمایتی خارج شدند.

کرمان - ایرنا - رئیس کمیته امداد امام خمینی (ره )
سیرجان گفت : با اقدامات انجام گرفته طی یکسال گذشته
تاکنون تعداد 125خانوار تحت پوشش این نهاد خودکفا

 
شده و چرخه حمایتی خارج شدند. 

احمد یزدانخواه روز دوشنبه در گفت و گو با خبرنگار ایرنا
افزود: با حمایت هاي انجام گرفته این تعداد خانوار در شغل
هاي مورد علاقه از جمله پرورش شتر مرغ ، دامداري و
دامپروري ، ایجاد مراکز شغل و کار اقتصادي ، راه اندازي
کافی نت و مهد کودك مشغول به کار شد و صاحب شغل

 
پایدار شدند. 

وي اضافه کرد: در راستاي طرح خودکفایی کمیته امداد طی هفت ماهه امسال بیش از 50 میلیارد ریال وام اشتغال و خودکفایی به

 
یکصد نفر سرپرست خانوار در این شهرستان پرداخت شده است. 

به گفته یزدانخواه با تخصیص وام به متقاضیان تحت پوشش این نهاد طرح هاي خودکفایی و اشتغال زا توسط آنان اجرا شده و پس از

 
کسب درآمد و اطمینان از توانمندي شان از پوشش کمیته امداد خارج می شوند . 

 
وي این را نیز اضافه کرد که حتی برخی از این مددجویان خودکفا شده در مواردي توانسته اند موجب اشتغال دیگران هم شوند. 

یزدانخواه گفت :در حال حاضر هفت هزار خانوار تحت پوشش کمیته امداد شهرستان سیرجان هستند که این نهاد تلاش دارد تا
همچنان با دادن وام هاي اشتغال به منظور توانمندسازي و خودکفایی اقتصادي به خانوارهاي مددجو زمینه خروج این خانواده هاي

 
نیازمند را به تدریج از چرخه پوشش خارج کند. 

وي همچنین گفت : اعتبارات لازم براي دریافت تسهیلات خودکفایی و اشتغال در سالجاري اختصاص یافته و مددجویان می توانند

 
این تسهیلات را تا پایان امسال از کمیته امداد دریافت کنند . 

براساس این گزارش مددجویان کمیته امداد سیرجان طی یک سال گذشته نیز 62 میلیارد و 500 میلیون ریال وام اشتغال و
خودکفایی دریافت کردند. 



 
سیرجان در 175کیلومتري جنوب غرب کرمان قرار دارد. 

 
برچسب ها 

 
- مستمري مددجویان 

 
- کرمان 

 
- سیرجان 

- اشتغال زایی



شیوه هاي مدیریت دفاع مقدس کمرنگ شده است/براي ما شهادت یعنی

پیروزي

منبع: قم پرسشماره خبر:  322  |  تاریخ: 1399/08/26

به گزارش قم پرس امیرسرتیپ دوم علی اسدي یکشنبه شب در مراسم رونمایی از 40 پلاك کوچه شهید در مجتمع امام
خمینی (ره) با اشاره به اینکه شهدا چشم و چراغ مردم ایران هستند و خدمت به شهدا فرصتی است که باید قدر آن را بدانیم

گفت: مزین...

به گزارش قم پرس امیرسرتیپ دوم علی اسدي یکشنبه شب در مراسم رونمایی از 40 پلاك کوچه شهید در مجتمع امام
خمینی (ره) با اشاره به اینکه شهدا چشم و چراغ مردم ایران هستند و خدمت به شهدا فرصتی است که باید قدر آن را بدانیم گفت:

 
مزین شدن 40 کوچه بنام شهدا از جمله اقداماتی است که باید براي زنده ماندن یاد و خاطره شهدا انجام داد. 

وي با اشاره به ضرورت ترویج سیره و سبک و زندگی شهداي انقلاب اسلامی گفت: بخشی از جوانان ما با زندگی و ایثارگري شهدا

 
آشنا نیستند و همه نهادها باید براي ترویج فرهنگ ایثار و شهادت به بیان سبک زندگی شهدا توجه ویژه داشته باشیم. 

فرمانده گروه پدافند هوایی حضرت معصومه (س) ضمن تشکر از سپاه براي برگزاري مراسم بزرگداشت شهدا با تاکید بر اینکه برنامه
هاي بزرگداشت شهدا امسال به دلیل شیوع کرونا با محدودیت برگزار شد گفت: طبق فرمایشات رهبر معظم انقلاب هدف از اجراي

 
چنین برنامه هاي اثر بخشی فرهنگ ایثار و شهادت در جامعه است. 

وي افزود: اگر فعالیت هاي شهدا و خصوصیات آن ها را بشناسیم و بدانیم چه اهداف والایی داشتند و مقصدشان کجا بوده است قطعاً

 
جامعه به سمت رستگاري رهنمون می شود. 

امیر اسدي با بیان اینکه مسیر شهدا مسیر مقاومت و پیروزي است و شهدا هیچ گاه تسلیم دشمن نشدند گفت: در فرهنگ ما شهادت

 
یعنی پیروزي و در این مسیر شکست معنی ندارد و ما هیچگاه در جنگ حق علیه باطل دچار شکست نمی شویم. 

وي با تاکید بر اینکه اجازه نمی دهیم ذره اي از خاك ما توسط اجنبی اشتغال شود و یا زیر سلطه بیگانگان برویم تصریح کرد: شهدا

 
امانتی سنگین به ما سپرده اند، امروز در این جایگاه مقدس قسم می خوریم ذره اي از عقاید این خانواده هاي معظم کوتاه نمی آییم. 

فرمانده ارشد نظامی ارتش در استان قم با بیان اینکه برخی مسئولان روي درب اتاقشان می نویسند «بدون هماهنگی وارد نشوید»
گفت: فرماندهان شهید ما اعتقاد داشتند فرمانده اصلی امام حسین (ع) است و با همان روش جنگ را فرماندهی می کردند اما امروز

 
این شیوه مدیریتی کمرنگ شده است. 

وي با تاکید بر اینکه مسئولان باید بدانند هر صندلی مسئولیت حاصل خون 72 شهید است، قطعاً بر هر صندلی که نشسته ایم باید
پاسخگوي 72 شهید باشیم گفت: اگر خود را مدیون خانواده شهدا می دانستیم، حاصل این اقدامات شهیدان را به عنوان امانت فرض

 
می کردیم دیگر از وظایف و رسالتی که داشتیم غفلت نمی کردیم. 



 
منبع : مهر 

قم پرس منتظر دریافت اخبار و پیام هاي هموطنان عزیز می باشد.



گفت وگوبا صاحبان کالا تا سرعت گیري ترخیص کالاها در بندرشهید رجایی

منبع: خبر فوريشماره خبر:  323  |  تاریخ: 1399/08/26

وزیر صنعت، معدن وتجارت جمعه شب به بندرعباس آمد و روز شنبه با بازدید میدانی وهوایی از گمرك و بندرشهید رجایی
روند تخلیه کالاهاي اساسی و غیراساسی انباشت شده در این بندر را مورد بررسی قرارداد.

 وزیر صنعت، معدن وتجارت جمعه شب به بندرعباس آمد
و روز شنبه با بازدید میدانی وهوایی از گمرك و بندرشهید رجایی روند تخلیه کالاهاي اساسی و غیراساسی انباشت شده در این بندر

 
را مورد بررسی قرارداد. 

علیرضا رزم حسینی با شرکت درنشست کارگروه رفع موانع تولید هرمزگان که با حضور استاندار، نمایندگان مجلس و مدیران دستگاه
هاي ذي ربط استان برگزارشد، این نوید را به مردم داد که روند ترخیص کالاها شدت گرفته و درهفته جاري و آینده شاهد تحول

 
عظیم درکاهش قیمت ها خواهیم بود. 

طبق اظهارات مسوولان درحال حاضر هشت میلیون تن کالاي خوراکی، بهداشتی، مواداولیه، صنعتی و کشاورزي در گمرکات کشور در
داخل محوطه ها و انبارهاي بندري و کشتی هاي درصف انتظار تخلیه و منتظر ساماندهی هرچه سریع تر هستند که بخشی ازاین

 
کالاها سهم هرمزگان است. 

اهمیت تخلیه کالاهاي انباشت شده در بنادر وگمرکات هرمزگان به اندازه اي مهم بود که در 2 ماه اخیر معاون اول رییس جمهوري و
نمایندگان مجلس با همین رویکرد به این استان سفر کرده تا راهکاري براي سرعت بخشی به این امور داشته باشند و کالاها بویژه

 
مواداولیه هرچه زودتر از بندرشهید رجایی خارج و در چرخه تولید وفرآوري قرارگیرد. 

پنجم مهرماه امسال بود که رییس کل گمرکات ایران درجریان بازدید معاون اول رییس جمهوري از بندرشهید رجایی و بررسی
آخرین وضعیت موجودي انبارها و میزان واردات و صادرات کالا در گمرك این بندر، خبر از انباشت هشت میلیون تن کالاها در

 
گمرکات کشور را داد. 

مهدي میراشرفی درآن زمان درخصوص تعیین تکلیف سریع تر کالاهاي سریع الفساد و اموال تملیکی در گمرك شهید رجایی
اظهارداشت: ازهشت میلیون تن کالاهاي مانده در گمرکات کشور، هفت میلیون تن کالاي اساسی وغیراساسی و یک میلون تن کالاي

 
کانتینري است و هم اکنون، 2 کشتی روغن در گمرك شهید رجایی در انتظار تخلیه است. 

وي با اشاره به اینکه گمرك شهید رجایی به عنوان مهم ترین گمرك کشور، امانتدار کالاهاي گمرکی در این منطقه است، گفته بود:



بخشی ازاین کالاها مربوط به بخش خصوصی و وارد کنندگان و بخشی دیگر نیز مواداولیه و مصرفی در این گمرك نگهداري می شود

 
که باتوجه به محدودیت فضاي نگهداري انتظار می رود صاحبان کالاها نسبت به سرعت بخشی و انتقال کالاهاي خود اقدام کنند. 

معاون اول رییس جمهوري نیز در مهرماه با اشاره به گزارش رییس کل گمرك مبنی بر باقی ماندن هشت میلیون تن کالا در بنادر
کشور گفت: باید هرچه سریع تر دلیل اصلی ماندگاري کالاهاي گمرکی در بنادر مشخص شود و کالاهاي وارداتی بیش از مدت

 
متعارف در انبار گمرکات باقی نماند. 

اسحاق جهانگیري درنشست مشترکی با وزارتخانه هاي صمت و جهاد کشاورزي، رییس کل بانک مرکزي، گمرك و سازمان بنادر ودریا
نوردي بیان داشته بود: گمرك محلی براي انبار و نگهداري کالا نیست و باید مقرراتی وضع شود تا هزینه انبارداري کالاهایی که بیش

 
از مدت متعارف در گمرك باقی می مانند، براي صاحبان کالا مقرون به صرفه نباشد و او را ملزم به تخلیه کالاي خود از بنادر کند. 

جهانگیري، با تاکید بر اینکه هیچکس حق ندارد به بهانه اجراي مقررات مانع از ترخیص کالاهاي اساسی مورد نیاز مردم شود،
خاطرنشان کرد: البته این به معناي رعایت نکردن مقررات نیست بلکه منظور سرعت بخشیدن به کارها و انجام تشریفات لازم در کوتاه

 
ترین زمان ممکن است. 

در آن نشست که استاندارهرمزگان و رییس سازمان بنادي و دریانوردي نیز حضور داشتند، موضوع ماندگاري برخی کالاهاي اساسی و

 
مواد اولیه کارخانه ها و واحدهاي تولیدي مورد بحث وتبادل نظر قرار گرفت و تصمیم هاي لازم براي حل این مشکل اتخاذ شد. 

 
 

 
ترخیص سریع کالاها از گمرکات از هفته آینده 

اکنون بعد از گذشت 50 روز از سفر معاون اول رییس جمهوري به هرمزگان و پیگیري درخصوص ترخیص کالاهاي اساسی در گمرك

 
شهید رجایی، وزیر صنعت، معدن وتجارت به این استان آمد تا باردیگر بر رفع مشکلات و تخلیه هرچه سریع تر این کالاها اقدام کند. 

وزیر صنعت، معدن وتجارت جمعه شب در بدو به هرمزگان با تاکید بر راهکارهاي سرعت بخشی در انجام امور و روند ترخیص کالاها
اظهارداشت: ترخیص سریع و فوري کالاهاي اساسی از گمرکات کشور باتوجه به ابلاغ مصوبه اي از سوي ستاد اقتصادي دولت در
دستورکار این وزارتخانه قرار گرفته لذا تامین کالاهاي اساسی مورد نیاز مردم به عنوان یکی از مهم ترین اولویت هاي کاري این وزارت

 
است. 

رزم حسینی درنشست کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید درهرمزگان نیز گفت: از چهار میلیون و 300 هزار تن کالاي اساسی معطل
مانده در گمرکات کشور، تاکنون 800 هزار تن آن ترخیص و روانه بازار شده و بخشی از ارز ترخیص کالاهاي اساسی یادشده به صورت

 
اعتباري تامین می شود. 

وي با اشاره به اینکه با احتساب کالاهاي اساسی درمجموع هشت میلیون و 300 هزار تن کالا در گمرکات کشور انباشت شده، بیان
داشت: 400 هزارتن از این کالاها نیز مربوط به مواداولیه کارخانه ها بوده که درهفته هاي آینده ترخیص می شود وصاحبان کالاها

 
موظف به ترخیص کالاهاي معطل مانده درگمرکات هستند. 

وي همچنین در این نشست به موضوع تحریم اقتصادي دشمن علیه ایران اشاره کرد وگفت: در شرایط کنونی جنگ اقتصادي، تامین



 
کالاهاي اساسی از مهم ترین اولویت ها و دغدغه هاي مسوولان کشور است. 

وزیر صنعت،معدن و تجارت همچنین روز شنبه پس از بازدید هوایی از باراندازهاي کالاها در بندر، محوطه ها و پسکرانه مجتمع
بندري شهید رجایی به عنوان بزرگترین بندر تجاري کشور درنشست بررسی موانع و مشکلات ترخیص کالاهاي اساسی و مواد اولیه در
بنادر و گمرکات درجمع مدیران اقتصادي گفت: باترخیص سریع و به موقع کالاها ضمن نجات کشور از مشکلات اقتصادي شاهد روان

 
سازي تجارت در ماه هاي آینده خواهیم شد. 

 
حسینی افزود: بازرگانانی که به ارز نیاز ندارند و خود ارز مورد نیاز را تامین کرده اند، امکان ترخیص دارند. 

وي اظهارداشت: سامانه جامع تجارت چندین ماه به صورت آزمایشی راه اندازي شده و بازرگانان و تجار می توانند از این خط براي

 
کارهاي تجاري خود استفاده کنند، البته مشکل هایی دارد که باید تا 9 آذر حل شده تا به صورت رسمی آغاز بکار کند. 

وزیرصمت تصریح کرد: باتوجه به شرایط خاص کشور که در جنگ اقتصادي هستیم نیاز است بروکراسی اداري کمتر شده و این آفت و

 
مصیبتی که اقتصاد را تحت تاثیر خود قرار داده، کاهش یابد. 

 
 

 
سیاست فراوانی کالا در بازار را دنبال می کنیم 

وزیر صنعت، معدن و تجارت همچنین روز شنبه هفته جاري در نشست بررسی موانع ترخیص کالاهاي اساسی و مواد اولیه در بنادر و
گمرکات در مجتمع بندري شهید رجایی گفت: براي کاستن از فشاربه معیشت مردم، مبارزه با گرانی و تورم، سیاست فراوانی کالا در
بازار را دنبال می کنیم که امیدواریم با این سیاست و برنامه هایی که در این راستا تدوین شده و درحال اجراست بتوان شاهد

 
رخدادهاي خوبی درآینده نزدیک شد. 

رزم حسینی اظهارداشت: تاکنون 800 هزار تن کالا از بندرهاي کشور ترخیص شده و 400 هزار تن دیگر نیز در مسیر تشریفات است

 
که بزودي ترخیص می شود و این روند همچنان ادامه می یابد. 

وي یادآورشد: همچنین می توان کالاهایی که بعد از این نیز وارد بندرهاي کشور می شود، را نیز با رویه هاي ایجادشده به سرعت
ترخیص کرد و امکانی که به تازگی ایجاد شده مانند صادرات در برابر واردات و یا واردات با استفاده از ارز متقاضی گزینه هاي بسیار

 
خوبی براي بازرگانان است، البته منشا ارز متقاضی بایستی معلوم باشد. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت در خصوص مشکل هاي سامانه جامع تجارت پاسخ داد: مشکل هایی هنوز وجود دارد و برخی دستگاه ها
هنوز هماهنگی کاملی ندارند و خودم نیز راضی نیستم، با توجه به دستور و تاکیدهاي رییس جمهوري تلاش داریم گمرك، بیمه و
سازمان بنادر و دریانوردي را به سامانه جامع تجارت متصل کنیم تا این سامانه به صورت کامل مورد بهره برداري قرار گیرد ، امید می

 
رود این سامانه هرچه سریع تر براي بهره برداري توسط رییس جمهوري آماده شود. 

رزم حسینی همچنین در خصوص موضوع هاي مطرح شده از سوي صادرکنندگان و فعالان اقتصادي هرمزگان در زمینه مشکلات
اقتصادي و همچنین ترخیص کالا در گمرکات وبنادر استان بیان داشت: موارد مطرح شده بزودي در نشستی با حضور استاندار

هرمزگان و مسوولان کشوري بررسی و پیگیري می شود. 



 
 

 
اختیارات بیشتري به مدیران داده شود 

استاندار هرمزگان نیز بیان داشت: اختیارهاي قانونی بیشتري به استان ها واگذار شود تا بتوانند در شرایط جنگ اقتصادي از آن ها
براي کمک به تجارت و اقتصاد کشور استفاده کنند وبطور حتم تفویض این اختیارها به مدیران جهت کاستن از تشریفات اداري، به

 
خصوص ترخیص کالا از بندرها کمک می کند. 

فریدون همتی افزود: هر اندازه زمان تشریفات اداري ترخیص کالاهاي اساسی و مدت زمان حضور کالاها در گمرکات و بندرها کاهش

 
یابد، این کالاها سریع تر به دست مصرف کننده رسیده و از ایجاد نوسان در قیمت ها جلوگیري می کند. 

وي ادامه داد: وظیفه دولت، مجلس و قوه قضاییه اینست که براي حل مشکلات مهم در کنار هم قرار گیرند و باید در استان ها نیز

 
مشابه چنین نشست هایی با حضور مدیران سه قوه برگزار شود که در هرمزگان این رویه وجود دارد. 

نماینده عالی دولت دراستان هرمزگان اظهارداشت: در سایه این هماهنگی و همدلی ها در هرمزگان که به نوعی نقش پشتیبانی کشور

 
را نیز برعهده دارد، کارهاي خوبی رخ داده و درحال انجام است. 

 
در شرایط جنگ اقتصادي از ظرفیت هاي دریایی بیشتر بهره بگیریم 

استاندارهرمزگان گفت: در شرایط جنگ اقتصادي با هدف صرفه اقتصادي براي صادرکنندگان و تسهیل صادرات باید ازتمام ظرفیت

 
هاي دریایی براي توسعه بیشترکشورمان استفاده کنیم. 

همتی افزود: یکی از مشکلات جدي بخش خصوصی و بازرگانان هرمزگان اینست که بیش از 30 درصد صادرات کنندگان استان در
مقیاس کوچک صادرات می کنند و در قبال آن پول نقد یا ارز نقدي به آن ها پرداخت می شود که مجبورند ارز نقدي را از طریق راه

 
هاي مختلف از جمله تهاتر وارد کشور کنند. 

وي ادامه داد: این صادرکنندگان خواستار این هستند که دولت مکانی را براي تهیه ارز براي رفع تعهد ارزي آن ها تعیین کند که
بطورحتم ایجاد بستر تولید، اشتغال پایدار را به همراه خواهد داشت و از طرفی فقر و بحران هاي اجتماعی و امنیتی ناشی از آن را در

 
مناطق را کاهش می دهد. 

استاندار هرمزگان با اشاره به مشکلات جدي شناورهاي مسافري و باري در راستاي تامین قطعات، تصریح کرد: تامین و خرید قطعات
با ارز آزاد، ادامه فعالیت را براي صاحبان این شناورها سخت کرده و تقاضاي شدید دارند که دولت باید نسبت به تخصیص یارانه یا ارز

 
دولتی براي خرید قطعات اقدام عاجل داشته باشد. 

همتی افزود: ما از طرفی به خاطر شرایط اقتصادي مردم، اجازه افزایش نرخ را به شناورها را ندادیم و این صنعت که در سالیان گذشته
پویایی لازم را دارا و پررونق بوده و به نوعی زیرساخت اصلی گردشگري هرمزگان به ویژه در جزایر است، با مشکل جدي روبرو شده

 
است. 

وي، تامین سوخت شناورهاي صیادي کوچک را نیز مورد تاکید قرارداد و بیان داشت: براي تامین سوخت حدود 10 هزار قایق که
صیادان با سابقه هستند و به دلایل مختلف تاکنون موفق به اخذ مجوز از شیلات نشدند، با مشکل روبرو هستیم و خواستار اخذ مجوز

تامین سوخت از سوي کارگروه ملی رفع موانع براي تخصیص به قایق هاي صیادي مورد تایید فرمانداري و شیلات، هستیم. 



استاندارهرمزگان، با بیان اینکه دولت بنگاه دار نیست، بار دیگر با اشاره به ضرورت ایجاد جذابیت براي سرمایه گذاري دراستان،افزود:
مدیران استانی به دنبال تحقق سرمایه گذاري جدید هستند اما برخی از مجوزهاي واگذاري اراضی منوط به کسب اجازه و تصویب

 
هیات مدیره درتهران است. 

وي گفت: متاسفانه دربرخی مناطق مانند منطقه ویژه پارسیان چندین متقاضی سرمایه گذاري مراجعه کرده اند که بنا به تشخیص
هیات مدیره و به دلیل قیمت گذاري هایی که صورت گرفته، سرمایه گذار از ادامه کار منصرف شده که در صورت واگذاري زمین و

 
اخذ قیمت تمام شده آن پس از مرحله تولید، جذابیت لازم براي سرمایه گذاري وجود خواهد داشت. 

 
 

 
اقدام دولت و مجلس درفوریت ترخیص کالاهاي درگمرکات 

بندر شهید رجایی به عنوان بزرگترین بندرتجاري و دروازه طلایی نام برده می شود این روزها بدلیل فراهم شدن باراندازها، ظرفیت
فراوان در تخلیه وبارگیري کالاهاي فله و کانتینري به کانون انباشت کالاها تبدیل شده با تاکید وتوجه دولت تدبیر و پیگیري مجلس

 
درحال تعیین تکلیف و کاهش این حجم از کالاست. 

طبق اعلام وزیر صنعت، معدن وتجارت؛ ستاد تنظیم بازار روزهاي دوشنبه هرهفته در این وزارتخانه با حضور اعضاي موثر این ستاد
شامل وزارتخانه جهاد کشاورزي، گمرك جمهوري اسلامی ایران و بانک مرکزي تشکیل می شود و ترخیص کالاهاي اساسی و ضروري

 
کارخانه ها در گمرکات ایران به طور حتم با فراوانی کالاها در بازار، تاثیر قیمتی آن در بازار مشاهده می شود. 

رزم حسینی تصریح کرد: براساس دستور رییس جمهوري قرار است نسبت به ترخیص کالاهاي اساسی در گمرکات به فوریت اقدام

 
شود و دراین باره هماهنگی خوبی بین وزارت جهاد کشاورزي، گمرك و بانک مرکزي صورت گرفته است. 

پیش از سفر وزیر صمت به هرمزگان وبررسی وضعیت ترخیص کالاهاي اساسی، اسحاق جهانگیري معاون اول رییس جمهوري در
پنجم مهرماه و نایب رییس و اعضاي کمیسیون انرژي مجلس شوراي اسلامی درآبان ماه جاري به هرمزگان سفر کرده تا مشکلات این

بخش را بررسی و رفع کنند.



690 میلیارد ریال تسهیلات براي توسعه صنایع دریایی در بوشهر تصویب شد

منبع: ایرناشماره خبر:  324  |  تاریخ: 1399/08/26

بوشهر- ایرنا- رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان بوشهر گفت: صندوق توسعه صنایع دریایی پرداخت 690 میلیارد
ریال تسهیلات براي توسعه این صنایع در این استان تصویب و به بانک  هاي عامل ابلاغ کرد.

بوشهر- ایرنا- رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان
بوشهر گفت: صندوق توسعه صنایع دریایی پرداخت 690
میلیارد ریال تسهیلات براي توسعه این صنایع در این

 
استان تصویب و به بانک  هاي عامل ابلاغ کرد. 

سید حسین حسینی روز دوشنبه در گفت و گو با ایرنا
افزود: از مجموع این تسهیلات، 80 میلیارد ریال وام کم
بهره یارانه اي با نرخ سود 2 تا 4 درصد براي 37 متقاضی
به بانک رسالت و صندوق کار آفرینی امید ارسال شده

 
است. 

وي بیان کرد: در این حوزه تسهیلات یارانه دار مربوط به بخش ساخت و ساز با نرخ 12 درصد و وام توسعه کارگاه ها نیز با سود 14

 
درصد پرداخت خواهد شد. 

وي بیان کرد: بانک رسالت و صندوق کارآفرینی امید پیرو تفاهم نامه با صندوق توسعه صنایع دریایی وزارت صمت کمک بسیار خوبی

 
به بخش صنعت دریایی در استان بوشهر هستند. 

حسینی اظهار داشت: نمایندگی صندوق توسعه صنایع دریایی در استان بوشهر براي حمایت از صنایع دریایی و کمک به توسعه کسب

 
وکار صنایع مربوطه حمایت هاي لازم را پیش بینی کرده است. 

وي گفت: متقاضیان دریافت تسهیلات به منظور ساخت، تعمیر و تکمیل شناورها، توسعه کارگاه، سرمایه درگردش و اعطاي یارانه

 
تسهیلات از طریق دفتر نمایندگی صندوق توسعه صنایع دریایی در بوشهر نسبت به دریافت اطلاعات بیشتر اقدام کنند. 

حسینی بیان کرد: توسعه و رونق صنایع دریایی در اولویت هاي مهم وزارت صمت قرار دارد و در این زمینه از همه ظرفیت ها براي

 
حمایت از این صنعت استفاده می شود. 

وي گفت: استان بوشهر نیز یکی از قطب هاي صنعت دریایی کشور است که با چنین ظرفیتی در سال جهش تولید فرصتی اززشمند

 
براي پویاتر کردن صنعت دریایی این استان است. 



حسینی اظهار کرد: در سال جاري مجموع تسهیلاتی که استان بوشهر از محل بند الف صنعت و رونق تولید پرداخت کرده به ترتیب

 
120 و 70 میلیارد تومان است. 

 
برچسب ها 

 
- بوشهر 

 
- تسهیلات ارزان قیمت 

 
- صندوق توسعه صنایع دریایی 

 
- جهش تولید 

 
پروندهٔ خبري 

- سال 99؛ سال جهش تولید



برنامه 9 ماه دولت براي اقتصاد، یک شوخی است/ طرح یارانه کالاهاي اساسی

به معیشت خانوارها کمک می کند

منبع: داناشماره خبر:  325  |  تاریخ: 1399/08/26

یک کارشناس اقتصادي با بیان اینکه هنوز چیزي در مورد برنامه 9 ماه دولت براي اقتصاد اعلام نشده و این موضوع فقط یک
شوخی است، گفت: امروز مشکلات معیشتی مردم تشدید شده و دولت اقدامی انجام نمی دهد و طرح یارانه کالاهاي اساسی

می توان درمانی بر زخم هاي مردم باشد.

یک کارشناس اقتصادي با بیان اینکه هنوز چیزي در مورد
برنامه 9 ماه دولت براي اقتصاد اعلام نشده و این موضوع
فقط یک شوخی است، گفت: امروز مشکلات معیشتی مردم
تشدید شده و دولت اقدامی انجام نمی دهد و طرح یارانه

 
کالاهاي اساسی می توان درمانی بر زخم هاي مردم باشد. 

عطا بهرامی کارشناس مسائل اقتصادي در گفت وگو با
خبرنگار اقتصادي شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ با اشاره به
اینکه اقتصاد ایران در حالت انتظار قرار دارد و تصمیمات
معطل مانده است، اظهار کرد: این پدیده براي امروز نیست
و تقریبا عمده دوران دولت آقاي روحانی به انتظار گذشته

 
است. 

وي افزود: زمانی انتظار براي برجام بود و امروز آقایان منتظر مانده اند که چه پیش می آید و این عامل بی ثباتی در اقتصاد کشور

 
است؛ یعنی دولت نه تنها نقش راهبري ندارد بلکه الِمان هاي اصلی اقتصاد کلان هم ثبات ندارند. 

این کارشناس اقتصادي گفت: امروز نرخ دلار در محدوده 30 هزار تومان قرار دارد و چشم انداز آن روند کاهشی است؛ در این حالت
افراد خرید نمی کنند و الان بخش عمده اي از تقاضا از بازار خارج شده که ببینند دلار چقدر پایین می آید؛ فقط آنهایی که فکر می

 
کنند نرخ ارز دلار بالا می رود، خرید کرده و عرضه نمی کنند تا گران تر شود. 

 
همه تبدیل به تماشاچی شدند/ بحران ارزي سه ساله شد 

بهرامی تصریح کرد: بی ثباتی کلیدي شده که مردم نتوانند تصمیم گیري کنند و این در موضوعات دیگر مانند نرخ سود بانکی،
وضعیت بورس و... وجود دارد؛ یعنی سرمایه گذاري و تصمیم گیري انجام نمی شود. متاسفانه دولت ثبات را از اقتصاد گرفته و کاري

 
نمی توان انجام داد و همه تبدیل به تماشاچی شدند و در انتظارند که چه چیزي رخ می دهد و اقتصاد به کجا می رسد. 

وي ادامه داد: براي اولین بار، سه سال است که بحران ارزي آغاز شده و همچنان ادامه دارد و به دنبال آن یک جهش تورمی ادامه دار
خواهیم داشت؛ در حالی که در گذشته این گونه نبوده و جهش ارزي بعد از یک سال تمام می شد و به ثبات می رسیدیم اما امروز

 
همچنان خلق و چاپ پول ادامه دارد و نرخ ارز در عدد هاي بسیار بالایی است. 



 
رکود اقتصادي عمیق تر می شود؟ 

این کارشناس اقتصادي گفت: تقریبا در دوره نخست دولت آقاي روحانی رشد اقتصادي نداشتیم و زیر یک درصد بود؛ دولت خودش

 
سرمایه گذاري انجام نداد و محیط را هم براي سرمایه گذاري بخش خصوصی فراهم نکرد. 

بهرامی اضافه کرد: وقتی تشکیل سرمایه رخ ندهد، اقتصاد از بین می رود. عدم انجام سرمایه گذاري هم باعث کاهش اشتغال خواهد

 
شد و تقاضا کل در اقتصاد را کم می کند و تولیدکننده نمی تواند کالاي خود را بفروشد. 

وي با بیان اینکه الان با دو مشکل مواجه هستیم، اظهار کرد: نخست اقتصاد کشور و کارخانه ها در رونق نیست و موتور اصلی اقتصاد
خاموش است و از سوي دیگر کارگران با حداقل دستمزدها کار می کنند و خیلی ها بیکارند یا اینکه به دلیل نداشتم امنیت شغلی و
ترس، زیر یک میلیون تومان حقوقی می گیرند. وقتی مردم پول نداشته باشند، نمی توانند کالا خرید کنند و این رکود اقتصادي را

 
عمیق تر می کند. 

این کارشناس مسائل اقتصادي با بیان اینکه اگر صادرات به خصوص به کشورهاي منطقه را نداشتیم، اقتصادي ایران به زمین می
خورد و بحران شدید می شد، گفت: تولید ما از کشاورزي تا سایر صنایع به دلیل صادرات زنده است و از سوي دیگر تولید برخی

 
محصولات مانند لوازم خانگی و پوشاك به عنوان جایگزین واردات مانع ضربه شدید به اقتصاد کشور شده است. 

 
چرا برنامه 9 ماه دولت براي اقتصاد اعلام نمی شود؟ 

این کارشناس اقتصادي در مورد برنامه 9 ماه دولت براي اقتصاد ایران که آقاي روحانی اعلام کردند، پاسخ داد: هنوز چیزي مشاهده

 
نکردیم و ایشان برنامه هاي 100 روز تا 9 ماه داشتند اما هیچ وقت اجرا نشده و فقط یک شوخی است. 

وي تاکید کرد: دولت براي اینکه یک کارنامه حداقلی از خودش به جاي بگذارد بهتر است نرخ سود بانکی را کاهش و به وضعیت
آشفته بازار ارز خاتمه بدهد؛ البته نرخ تعادلی دلار عددهاي امروز نیست و بین 15 الی 18 هزار تومان است. دولت همچنین بخشی از

 
قوانین کسب و کار را با همکاري مجلس اصلاح کنند و پیش ببرند و مجلس هم پاي کار است تا انحصارات از بین برود. 

 
طرح یارانه کالاهاي اساسی در جهت کاهش مشکلات معیشتی مردم است 

بهرامی در خصوص رد شدن طرح یارانه کالاهاي اساسی مجلس از سوي شوراي نگهبان به دلیل مخالفت دولت گفت: این طرح در این

 
شرایط بد اقتصادي کمک حداقلی به مردم است. 

وي تاکید کرد: امروز مشکلات معیشتی مردم تشدید شده و دولت هم اقدامی در جهت کاهش این مشکل انجام نمی دهد تا مشکلات

 
مردم کاهش یابد؛ هر چند این طرح راه حل اساسی نیست ولی می توان درمانی بر زخم هاي مردم باشد. 

وي همچنین ادامه داد: طرح مجلس تقاضاي کل در اقتصاد را افزایش دهد و به خانوارها کمک می کند و می تواند در این شرایط

 
مقداري از مشکل را حل کند و با با برنامه ریزي می توان منابع مالی آن را تامین کرد تا آثار سویی هم نداشته باشد. 



انتهاي پیام



تعداد شاغلان معدنی به واسطه کاهش صدور پروانه بهره برداري کم شد

منبع: معدن نیوزشماره خبر:  326  |  تاریخ: 1399/08/26

پایگاه خبري معدن نیوز- طبق جدیدترین آمار وزارت صنعت، معدن و تجارت (صمت)، در هفت ماهه امسال نسبت به مدت
مشابه سال گذشته، تعداد گواهی کشف تغییري نداشته و پروانه هاي اکتشاف و بهره برداري صادر شده به ترتیب 10.9 درصد

و 1.7 درصد افزایش یافته اند. این در حالی است در مدت مذکور سال جاري از میزان اشتغال ...

نوشته شده توسط: دوشنبه 26 آبان 1399 - 10:14:40 12 بازدید چاپ پایگاه خبري معدن نیوز- طبق جدیدترین آمار وزارت
صنعت، معدن و تجارت (صمت)، در هفت ماهه امسال نسبت به
مدت مشابه سال گذشته، تعداد گواهی کشف تغییري نداشته و
پروانه هاي اکتشاف و بهره برداري صادر شده به ترتیب 10.9
درصد و 1.7 درصد افزایش یافته اند. این در حالی است در مدت
مذکور سال جاري از میزان اشتغال افراد به واسطه صدور پروانه
هاي بهره برداري نسبت به هفت ماهه سال گذشته افت بیش از

 
هفت درصدي دیده می شود. 

 
بزرگنمایی: 

به گزارش معدن نیوز، طبق جدیدترین آمار وزارت صنعت، معدن و تجارت (صمت)، در هفت ماهه امسال نسبت به مدت مشابه سال
گذشته، تعداد گواهی کشف تغییري نداشته و پروانه هاي اکتشاف و بهره برداري صادر شده به ترتیب 10.9 درصد و 1.7 درصد
افزایش یافته اند. این در حالی است که در مدت مذکور سال جاري از میزان اشتغال افراد به واسطه صدور پروانه هاي بهره برداري

 
نسبت به هفت ماهه سال گذشته افت بیش از هفت درصدي دیده می شود. 

در هفت ماهه سال 1399 همچون مدت مشابه سال گذشته معادل 291 فقره گواهی کشف صادر شده و تغییري حاصل نشده است.
در مدت مذکور سال جاري تنها تعداد پروانه اکتشاف صادر شده نسبت به مدت مشابه سال گذشته کمی اوضاع بهتري داشته است. در
این مدت 560 فقره پروانه اکتشاف صادر شده که نسبت به 505 فقره صدور پروانه اکتشاف صادر شده در مدت مشابه سال گذشته

 
10.9 درصد رشد یافته است. 

براساس این آمار، در صدور پروانه بهره برداري نیز نسبت به مدت مشابه سال گذشته رشد 1.7 درصدي دیده می شود. در هفت ماهه
امسال 349 فقره پروانه بهره برداري صادر شده که نسبت به هفت ماهه سال گذشته میزان صدور این مجوز معدنی که 343 فقره

 
بوده، رشد کمی داشته است. 

همچنین در این هفت ماه سرمایه مجوزهاي صادره براي گواهی کشف معادن که معادل هزینه صرف شده براي عملیات اکتشاف بوده
است، رشد چهار درصدي داشته است. در این مدت، نزدیک به 776 میلیارد ریال صرف عملیات اکتشاف شده است؛ در صورتی که در

 
مدت مشابه سال گذشته حدود 746 میلیارد ریال صرف شده بود. 



علاوه بر این میزان اشتغال به واسطه صدور پروانه هاي بهره برداري هم در این مدت افت 7.4 درصدي داشته است. در هفت ماهه
سال گذشته، 3027 نفر مشغول شدند اما در مدت مشابه سال جاري، میزان اشتغال در این حوزه به 2803 نفر رسیده است.



200 هکتار بذرپاشی وَشَق در سطح مراتع شاهرود انجام شد

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  327  |  تاریخ: 1399/08/26

شاهرود- رئیس اداره منابع طبیعی شاهرود بابیان اینکه توسعه گیاهان دارویی در شرایط نامساعد اقتصادي به اشتغال زایی و
تولید کمک می کند، گفت: 200 هکتار بذرپاشی وَشَق در سطح مراتع شاهرود انجام شد.

شاهرود- رئیس اداره منابع طبیعی شاهرود بابیان اینکه
توسعه گیاهان دارویی در شرایط نامساعد اقتصادي به
اشتغال زایی و تولید کمک می کند، گفت: 200 هکتار

 
بذرپاشی وَشَق در سطح مراتع شاهرود انجام شد. 

محمدرضا کشاورزیان در گفتگو با خبرنگار مهر، ضمن بیان
اینکه 200 هکتار بذرپاشی وَشَق در سطح مراتع شاهرود
انجام شد، ابراز داشت: حوزه جنوب و جنوب شرقی
شهرستان مابین مراتع رویان و طرود بیارجمند بهترین

 
رویشگاه وَشَق کشور محسوب می شود. 

وي بابیان اینکه براي بذرپاشی وشق در سطح مراتع 20 میلیون تومان اعتبار هزینه شده است، افزود: پیش بینی می شود با بارندگی

 
هاي اخیر مراتع عالی را به لحاظ پوشش گیاهان دارویی در آینده خواهیم داشت. 

رئیس اداره منابع طبیعی شاهرود بابیان اینکه این شهرستان به صورت طبیعی تنوعی از گیاهان دارویی و صنعتی در بستر مراتع و
جنگل ها را دارد، ابراز داشت: طبق برنامه ریزي بادانش بومی و فنی این گیاهان مورد بهره برداري روستاییان براي فروش و استفاده

 
قرار می گیرد. 

کشاورزیان در ادامه تصریح کرد: به دلیل خشکسالی و مسائل قهري بعضاً در قسمت هایی از منابع طبیعی شهرستان شاهرود اقدام به
خرید بذر وشق انجام و در مراتع چاه غنی طرود، خیرآباد سرطاقی خارتوران، دولو طرود، چاه شور، چاه عروس و چاه آهنگران توسط

 
مرتع داران به صورت بذرکاري و بذرپاشی کشت شد. 

وي بابیان اینکه توسعه گیاهان دارویی و صنعتی در شرایط نامساعد اقتصادي می تواند به اشتغال زائی و تولید در سطح شهرستان
منتهی شود، افزود: شیره وشق بعد از بهره برداري به طور کلی صادر می شود و براي صنایع بهداشتی، چسب هاي آگروستیک و مواد

درمانی بیمارستان ها در کشورهاي خارجی مورد فرآوري قرار می گیرد.



عیار پایین طلاي سفید مانه و سملقان

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  328  |  تاریخ: 1399/08/26

آدمی براي نشان دادن ارزش بالاي یک کالا آن را با پیشوند طلا نام می برد. از این رو نفت را طلاي سیاه، زعفران را طلاي
سرخ و پنبه را طلاي سفید می نامند.

 
مریم داورنیا عیار پایین طلاي سفید مانه و سملقان 

آدمی براي نشان دادن ارزش بالاي یک کالا آن را با پیشوند طلا نام می برد. از این رو نفت را طلاي سیاه، زعفران را طلاي سرخ و

 
پنبه را طلاي سفید می نامند. 

پنبه این محصول استراتژیک که کشت قالب بسیاري از اهالی مانه و سملقان در خراسان شمالی است به دلیل هزینه بالاي کشت،
داشت و برداشت، ارزش طلا گونه براي این مردم زحمتکش ندارد. افزایش قیمت بذر، گرانی کود و سم، برداشت دستی و غیر مکانیزه

 
و هزینه هاي بالا جابجایی معضلات زیادي را براي کشاورزان ایجاد کرده است. 

توسعه صنایع جانبی از جمله کارخانه هاي پنبه پاك کنی و نخ ریسی و همچنین حمایت ها از کشاورزان در موقع خرید محصول می

 
تواند ارزش این طلاي سفید را ارتقا بخشد و منجر به اشتغال و جهش تولید در این حوزه شود. 
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پرداخت 44 هزار میلیارد ریال تسهیلات بانک ملی به بنگاه هاي کوچک

منبع: بانکداري الکترونیکشماره خبر:  329  |  تاریخ: 1399/08/26

بانک ملی ایران به منظور حمایت از گردش چرخ بنگاه هاي اقتصادي کوچک و متوسط به عنوان موتور محرکه صنعت کشور،
بیش از 44 هزار میلیارد ریال تسهیلات به این بخش ها اعطا کرده است.

به گزارش پایگاه خبري بانکداري الکترونیک، این بانک تا پایان شهریورماه با هدف حمایت از بازار بالغ بر 44 هزار و 878 میلیارد

 
ریال از محل منابع داخلی در دو هزار و 264 فقره تسهیلات به بنگاه هاي کوچک و متوسط پرداخت کرده است. 

بانک ملی ایران در مدت مذکور، تعداد 22 فقره تسهیلات ریالی از محل منابع داخلی خود به ارزش شش هزار و 198 میلیارد ریال در
حوزه هاي احداث مجموعه ورزشی، احداث نیروگاه برق، تولید لوله هاي پلی اتیلن، تولید فولاد، کارخانه تولید انواع آرد، هتل و

 
مجتمع اقامتی و توریستی و... مصوب کرده است. 

تصویب یک فقره تسهیلات ارزي از محل منابع صندوق توسعه ملی به ارزش 13 میلیون و 35 هزار یورو در حوزه تولید شیشه هاي
کنترل کننده انرژي از دیگر اقدامات این بانک است. همچنین تعداد 148 فقره تسهیلات به مبلغ بیش از سه هزار و 751 میلیارد ریال

طی مدت مذکور در برنامه اشتغال فراگیر سال 98 پرداخت کرده است.



زمان پرواز اولین تاکسی هوایی در تهران مشخص شد/ جابه جایی مسافر

درون شهري این بار از طریق آسمان

منبع: نداي اصفهانشماره خبر:  330  |  تاریخ: 1399/08/26

تاکسی هوایی به عنوان یکی از جدیدترین فناوري هاي قابل دسترس کشور درحال فعال شدن است. منبع خبر: نداي اصفهان
/ لینک خبر: زمان پرواز اولین تاکسی هوایی در تهران مشخص شد/ جابه جایی مسافر درون شهري این بار از طریق آسمان

به گزارش نداي اصفهان،«جا به جایی مسافر درون شهري این بار از طریق آسمان» این 11 کلمه در کنار هم تیتر خبري مهمی
بود که چندي پیش از  زبان وزیر راه و شهرسازي اعلام شد و به سرعت بخشی از اخبار جراید و خبرگزاري ها را به خود اختصاص داد.

وزیر راه و شهرسازي اعلام کرد بسیاري از فرودگاه ها در شهر هاي مختلف هستند که استعداد راه اندازي تاکسی هوایی را دارند و
مردم می توانند با استفاده از هواپیما هاي شخصی خود و با ثبت نام در این طرح از این پروژه استفاده کنند و به دنبال اعلام این خبر

 
مهمترین سوالی که پیش آمد این بود که اصلاً تاکسی هوایی چیست؟ 

مفهوم تاکسی هوایی و راه اندازي آن در کشور موضوعی جدید نیست و از سال ها پیش راه اندازي تاکسی هوایی در دستور کار قرار
گرفته بود و پس از چندین سال بحث، بررسی و تحقیق روي آن بلاخره تاکسی هوایی وارد فاز عملیاتی شد و در بخش هایی از کشور

 
بصورت امتحانی به پرواز در آمد. 

تاکسی هوایی چیست؟ براي پاسخ به چیستی تاکسی هوایی باید گفت که تاکسی هوایی با آنچه که در ذهن ها تجلی پیدا کرده کمی
متفاوت است؛ تاکسی هوایی استفاده از هواپیماهاي کوچک 5 تا 12 نفره است؛ هواپیماهایی که می توانند مسافران محدود را در

 
مسافت کوتاه جابجا کنند. 

این هواپیماهاي فوق سبک که برخی از آنها وارداتی هستند و برخی دیگر در شرکت هاي دانش بنیان داخلی تولید می شوند می

 
توانند مسافران محدود  را در مسافت هاي کوتاه جا به جا کنند. 

فناوري ساخت هواپیماهاي چند نفره فوق سبک موضوع چندان پیچیده اي نیست و در بسیاري از شرکت هاي داخلی تولید می شود؛
در حال حاضر 18 شرکت دانش بنیان درگیر پروژه تاکسی هاي هوایی هستند و احتمالاً تا 36 شرکت دانش بنیان بعد از اولین پرواز با

 
یکدیگر در این حوزه مشارکت کنند. 



 
 

اما موضوع مهمی که باید به آن توجه داشته باشیم این است که براي توسعه تاکسی هوایی اخذ مجوزها و استاندارد هاي قانونی

 
اهمیت بسزایی دارد. 

همانطور که گفته شد تاکسی هوایی رویایی بود که دانشمندان ایرانی به دنبال دستیابی به آن براي تحقق سفر با هواپیماهاي سبک
بودند؛ اما پرواز تاکسی هاي هوایی از دیرباز با دو مشکل رو به رو بود که یکی مربوط به اخذ مجوزها و دیگري مربوط به نحوه استفاده
از فرودگاه ها می شد و خوشبختانه پس از بررسی هاي متعدد سرانجام نحوه استفاده از فرودگاه ها براي این نوع تاکسی ها تدوین

 
شد. 

حفظ جان افراد در تصادفات جاده اي هدف توسعه تاکسی هاي هوایی موضوع تاکسی هاي هوایی ریشه در برنامه اي تحت عنوان
برنامه توسعه هوانوردي عمومی و ایجاد سیستم حمل و نقل هوایی هواپیماهاي کوچک کشور دارد و  سال گذشته این برنامه توسط
شرکت فرودگاه ها و ناوبري هوایی ایران آغاز شد و یکی از راهبردهاي توسعه این برنامه، توسعه شبکه پروازي با هدف افزایش درآمد
فرودگاه ها تهیه و تدوین شد و اشتغال زایی فراوان، تأثیرگذاري در صنایع مختلف، حفظ جان افراد در تصادفات جاده اي، صادرات
محصولات کشاورزي در مدت زمان کم بدون تأثیر در کیفیت و ارزش آنها و … از مزیت هاي استفاده از تاکسی هاي هوایی و

 
پروازهاي غیربرنامه اي دربستی هستند. 

اما نکته حائز اهمیت این است که  مسیر تاکسی هاي هوایی باید از سایر هواپیماها جدا باشد و  از مسیرهاي روان براي تاکسی هاي
هوایی استفاده کرد و براي استفاده بهتر از این تاکسی ها باید مسیري جداگانه در نظر گرفته شود  موضوعی که مسئولان امر گفته

 
اند  در آذرماه آماده خواهد بود. 

 
 



تاکسی هوایی در چه فرودگاه هایی به پرواز درآمده است؟ شاید یکی دیگر از مهمترین موضوعاتی که درباره تاکسی هاي هوایی
اهمیت داشته باشد زمان به پرواز درآمدنش باشد که البته براي آن هم فکري شده است؛ منوچهر منطقی، دبیر ستاد توسعه فناوري

 
فضایی و حمل و نقل پیشرفته در این باره گفت: اولین پرواز تاکسی هوایی در بهمن از فرودگاه مهرآباد خواهد بود. 

دبیر ستاد توسعه فناوري هاي فضایی و حمل ونقل پیشرفته معاونت علمی و فناوري با اشاره به زمان اولین پرواز تاکسی هوایی در
آسمان ایران گفت: تا یک الی دوماه دیگر تمام آزمایش هاي پرواز ها انجام و قوانین و مقررات مورد بررسی قرار می گیرند تا در بهمن
ماه شاهد اولین پرواز تاکسی هوایی باشیم البته قرار بود تست ها تا مهرماه انجام شود که مباحث مالی و شیوع کرونا کمی این موضوع

 
را به تعویق انداخت. 

همچنین به گفته وزیر راه و شهرسازي در فرودگاه شهرستان لامرد استفاده از تاکسی هوایی  آغاز شده و در شهر خرم آباد هم فعالیت

 
ها کلید خورده است، هر فرودگاهی در شهر هاي کوچک و متوسط این ظرفیت را داشته باشند، می توانند از این پروژه استفاده کنند. 

 
 

توسعه تاکسی هاي هوایی و سفري آسان به وسلیه آنها نیازمند بهره بردن از تمام ظرفیت هاي کشور است؛ درحال حاضر تمام استان
ها و فرودگاهایشان ظرفیت کامل براي استفاده از هواپیماهاي کوچک را دارند و فرودگاه هایی که بلا استفاده مانده اند در این طرح
موثر خواهند بود و حالا باید منتظر ماند و دید تا چه زمانی استفاده از تاکسی هاي هوایی در سراسر کشور بدون هیچ مشکل و دغدغه

 
اي اجرایی خواهد شد. 

 
بیشتر بخوانید 

 
- احتمال افزایش 30 درصدي نرخ معاینه فنی خودروها انتهاي پیام/ 

منبع: باشگاه خبرنگاران جوان



سند حمایت از کودکان در رسانه هاي صوت و تصویر فراگیر منتشر می شود

منبع: پاناشماره خبر:  331  |  تاریخ: 1399/08/26

تهران (پانا) - اولین نشست اینترنت امن براي کودکان با همکاري ساترا و مرکز نوآوري حکمرانی و کارآفرینی اجتماعی هیوادِ
نو و با حضور فعالین حوزه خانواده، آموزش و تربیت برگزار شد.

تهران (پانا) - اولین نشست اینترنت امن براي کودکان با
همکاري ساترا و مرکز نوآوري حکمرانی و کارآفرینی
اجتماعی هیوادِ نو و با حضور فعالین حوزه خانواده، آموزش

 
و تربیت برگزار شد. 

به گزارش روابط عمومی ساترا،در این نشست، سرپرست
اداره کل تنظیم و تدوین مقررات ساترا در خصوص نقش و

اهمیت و مسئولیت حمایت از حقوق کودکان در فضاي مجازي و تنظیم گري در تدوین مقررات کودکان و رده بندي سنی مطالبی را

 
بیان کرد. 

زهرا روشن دل حمایت ساترا از حوزه کودك را وظیفه این سازمان دانست و با اشاره به موضوع ضابطه مندي درباره نحوه دسترسی
این رده بندي سنی به فضاي مجازي گفت: در آینده اي نزدیک چگونگی حمایت از کودکان از طریق الزامات سند حمایت از کودکان و

 
ابزارهاي پیش بینی شده مانند امکان کنترل فعالیت کودك توسط والدین منتشر می شود. 

زهرا روشن دل افزود: ساترا در سند حمایت از کودکان در رسانه هاي صوت و تصویر فراگیر علاوه بر ضوابط محتوایی و حفظ
محرمانگی و حریم خصوصی الزاماتی مانند ایجاد ابزار کنترل والدین، جداسازي دسترسی کودك و بزرگسال به محتواي یک رسانه،
حساب مخصوص کودکان، فرایند گزارش دهی ویژه، تفکیک قابل شناخت محتواي تبلیغات تجاري و تناسب تبلیغات و ممنوعیت هاي

 
تبلیغات را پیش بینی کرده است. 

وي در ادامه علاوه بر تأکید به افزایش سواد رسانه اي در این زمینه به ضرورت رعایت رده بندي سنی به صورت مشترك بین همه

 
پلتفرم ها اشاره کرد. 

سرپرست اداره کل تدوین مقررات در ادامه گفت: در حال حاضر 9 رسانه صوت و تصویر فراگیر با محتواي تخصصی کودك وجود دارد

 
که این عدد درحال افزایش است. همچنین رسانه هاي بزرگسال محوري هم با ارائه محتواي کودك در این زمینه فعال هستند. 

در ادامه این نشست، فعالان حوزه خانواده، آموزش و تربیت حاضر در جلسه به بیان دیدگاه و نظرات خود در خصوص آسیب شناسی

 
کودك در فضاي مجازي و زمینه هاي حمایت از طریق ابزارهاي فنی و بسترسازي هاي فرهنگی پرداختند. 

ساترا زهرا روشن دل سند حمایت از کودکان رسانه هاي صوت و تصویر فراگیر



تعیین مهلت 3ماهه پرداخت حق بیمه کارگران ساختمانی صحت ندارد/ اطلاع

از سوابق بیمه اي با پیامک

منبع: اتحاد خبرشماره خبر:  332  |  تاریخ: 1399/08/26

اتحادخبر: مدیرکل نام نویسی و حساب هاي انفرادي سازمان تامین اجتماعی با اشاره به درج مطلبی در رسانه ها پیرامون
صدور بخشنامه اي مبنی بر تعیین مهلت سه ماهه براي پرداخت حق بیمه کارگران ساختمانی و مختومه شدن پرونده در

صورت عدم پرداخت آنها، گفت: این مطلب خلاف واقع بوده و سازمان محدودیتی براي این طیف ...

اتحادخبر: مدیرکل نام نویسی و حساب هاي انفرادي سازمان تامین اجتماعی با اشاره به درج مطلبی در رسانه ها پیرامون صدور
بخشنامه اي مبنی بر تعیین مهلت سه ماهه براي پرداخت حق بیمه کارگران ساختمانی و مختومه شدن پرونده در صورت عدم

 
پرداخت آنها، گفت: این مطلب خلاف واقع بوده و سازمان محدودیتی براي این طیف از کارگران شاغل ایجاد نمی کند. 

به گزارش ایسنا؛ محمد محمدي اظهار کرد: احراز اشتغال هر
بیمه شده در شغل خود اعم از قالیبافی، کارگر ساختمانی ،
راننده و ... از اختیارات سازمان بوده و در جهت جلوگیري از هر

 
گونه سوءاستفاده احتمالی از منابع مقرر تعیین شده است. 

وي همچنین افزود: در جهت جلوگیري از مراجعات مکرر در ایام
شیوع بیماري کرونا علاوه بر امکان پرداخت غیرحضوري حق
بیمه، مقرر شد تمهیداتی فراهم شود که از طریق پیامک پرداخت

 
حق بیمه و ماههایی که پرداخت نشده به کارگر ساختمانی اطلاع رسانی شود. 

مدیرکل نامنویسی و حساب هاي انفرادي سازمان تامین اجتماعی با بیان اینکه براساس قانون بیمه هاي اجتماعی کارگران ساختمانی،
بیمه شده مکلف است حق بیمه خود را به ترتیبی که سازمان تامین اجتماعی تعیین می کند بپردازد گفت: در صورت عدم پرداخت

 
حق بیمه موضوع این قانون، سازمان مطابق اختیارات مندرج در قانون تامین اجتماعی براي وصول حق بیمه اقدام خواهد کرد. 

وي ادامه داد: این سازمان در جهت بهره مندي کلیه کارگران شاغل در امر ساختمانی از مزایاي قانون تامین اجتماعی، ترتیبی اتخاذ

 
کرده که کارگران ساختمانی حق بیمه هر ماه را تا آخرین روز ماه بعد به سازمان پرداخت کنند 

محمدي درباره وضعیتی که بیمه شده شاغل در امر ساختمانی از پرداخت حق بیمه ماهیانه خودداري و یا پرداخت حق بیمه را
فراموش کرده باشد گفت: با توجه به اینکه ارائه تعهدات قانونی از جمله درمان به این گروه از کارگران ساختمانی از اهمیت ویژه اي
براي سازمان برخوردار است لذا مقرر شده؛ اولا حق بیمه را به صورت ماهیانه پرداخت کنند و دوم اینکه در صورتی که سه ماه پس از
گذشت آخرین پرداخت حق بیمه ( سه ماه از مدت پرداخت گذشته باشد) و یا به دلایل مختلف بیمه آنها ( از جمله با انجام بازرسی

 
هاي دوره اي ) قطع شده باشد مجددا امکان بازرسی تحقیقی و بازگشت بیمه آنها به بیمه کارگران ساختمانی فراهم شود. 



مدیرکل نام نویسی و حساب هاي انفرادي سازمان تامین اجتماعی تاکید کرد: از این رو هیچگونه محدودیتی در پوشش بیمه اي
کارگران ساختمانی وجود ندارد و حتی در صورت عدم پرداخت حق بیمه، این سازمان با توجه به اختیارات قانونی حق بیمه مربوطه را

 
مطالبه و تعهدات قانونی را ارائه می کند. 

وي ادامه داد: ضمن اینکه مقرر است ترتیبی اتخاذ شود که از طریق ارسال پیامک هر کارگر ساختمانی بتواند از سوابق بیمه پردازي

 
خود مطلع شود. 

محمدي با اشاره به اینکه در حال حاضر از طریق کد دستوري # 1420 4 هر یک از بیمه شدگان عزیز می توانند از آخرین وضعیت
بیمه پردازي خود مطلع شوند عنوان کرد: با عنایت به مراتب اشاره شده تلاش این سازمان در پوشش بیمه اي کلیه کارگران
ساختمانی شاغل در امر ساختمانی و جلوگیري از هرگونه سوء استفاده و قطع بیمه پردازي غیرافراد کارگر ساختمانی از محل منابع

حق بیمه ساختمانی است.



بسترسازي براي حمایت از خلاقیت و نوآوري دانشجویان دختر

منبع: ایسناشماره خبر:  333  |  تاریخ: 1399/08/26

معاون فرهنگی وزیر علوم گفت: اجراي برنامه هایی همچون رویداد کمند (کار، مهارت و نوآوري دانشجویان دختر)،
بسترسازي مناسب براي حمایت از خلاقیت ها و نوآوري هاي دانشجویان دختر است.

به گزارش ایسنا؛ دکتر غلامرضا غفاري در آئین اختتامیه
رویداد کمند (کار، مهارت و نوآوري دانشجویان دختر)
دانشگاه هاي استان لرستان، گفت: اجراي رویداد کمند،
باعث توسعه کارآفرینی و افزایش مشارکت اجتماعی و

 
اقتصادي زنان در جامعه می شود. 

وي در ادامه اظهار کرد: اجراي رویداد کمند، مرهون این
موضوع است که مسئولیت پذیري اجتماعی دانشگاه ها
بیشتر از گذشته شود و دانشگاه یک دانشگاه کارآفرین

 
باشد. 

به گزارش روابط عمومی وزارت علوم، دکتر غفاري بیان کرد: هرچقدر میزان مهارت آموزي و مشارکت اجتماعی و اقتصادي دانشجویان

 
به ویژه دانشجویان دختر، بیشتر شود سریع تر می توان در مسیر توسعه پایدار، گام برداشت. 

معاون فرهنگی و اجتماعی وزارت علوم در پایان تصریح کرد: اجراي برنامه هایی همچون رویداد کمند (کار، مهارت و نوآوري
دانشجویان دختر)، بسترسازي مناسب براي حمایت از خلاقیت ها و نوآوري هاي دانشجویان دختر است و نتایج اجتماعی و اقتصادي

 
مثبتی براي جامعه به دنبال دارد. 

انتهاي پیام



رشد کارآفرینی نیازمند درهم تنیدگی دولت، دانشگاه و کارآفرینان است

منبع: ایسناشماره خبر:  334  |  تاریخ: 1399/08/26

مدیرکل دفتر توسعه کارآفرینی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی ارتقاء کارآفرینی در هر منطقه اي را مستلزم برقراري تعامل
باکیفیت و گسترده بین اجزاء اکوسیستم کارآفرینی آن منطقه دانست.

دکتر رحیم سرهنگی در افتتاحیه مجموعه نشست هاي
هفته جهانی کارآفرینی دانشگاه رازي کرمانشاه که
امروز(26 آبان) به مناسبت آغاز هفته جهانی کارآفرینی به
شکل مجازي به میزبانی دانشکده علوم اجتماعی برگزارشد،
با تاکید بر نفش تعاملات باکیفیت در رشد اکوسیستم
کارآفرینی، اظهارکرد: اگر بخواهیم در هر منطقه اي در
حوزه کارآفرینی اکوسیستمی قوي داشته باشیم، باید
تعاملات با کیفیت و گسترده اي را در این اکوسیستم ایجاد

 
کنیم. 

وي تصریح کرد: با نگاهی به کشورهایی که اکوسیستم هاي کارآفرینی خود را ارتقاء داده اند، می توان عامل اصلی این موفقیت را در

 
تعاملات گسترده بین اجزاء این اکوسیستم دید. 

مدیرکل دفتر توسعه کارآفرینی وزات تعاون، کار و رفاه اجتماعی اضافه کرد: وقتی به شهرها و مکان هایی در دنیا نگاه می کنیم که
محل رویش نوآوري ها بوده اند از جمله حیدرآباد در هند، جنوب ایتالیا، سیلیکون ولی آمریکا و جنوب اسپانیا که هم اکنون هرکدام
یک هاب نوآوري در حوزه اي خاص هستند، می بینیم که آن چیزي که باعث شده تا این مناطق به مراکزي براي نوآوري تبدیل

 
شوند، ارتباط بین اجزاء اکوسیستم یعنی دولت، دانشگاه، سمن ها و صنایع و کارآفرینان بوده است. 

وي تاکید کرد: صاحب نظران معتقدند ارتقاء اکوسیستم کارآفرینی بیش از آنکه یک مسئله اقتصادي باشد و به عواملی همچون ثبات
اقتصادي، تورم و ... وابسته باشد، یک امر اجتماعی است. براین اساس هرچقدر که اجزاء اکوسیستم کارآفرینی در تعامل خوبی با هم

 
باشند، آن اکوسیستم می تواند خوب رشد کند. 

مدیرکل دفتر توسعه کارآفرینی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی متذکر شد: همچنین به هر میزان که درهم تنیدگی دولت، دانشگاه

 
و صنایع(کارآفرینان) بیشتر باشد، ارتقاء و رشد اکوسیستم کارآفرینی آن منطقه را به دنبال دارد. 

وي بر لزوم افزایش ارتباط کارآفرینان با همدیگر براي بهبود فضاي کارآفرینی هم تاکید کرد وافزود: زمانی که کارآفرینان یک منطقه

 
باهم در ارتباط و تعامل باشند و از تجربیات همدیگر اطلاع داشته باشند، نوآوري را در اکوسیستم کارآفرینی به دنبال دارد. 

سرهنگی از مسئولین دانشگاه رازي کرمانشاه خواست تا ارتباط بین دانشگاه و کارآفرینان را بیشتر کنند و گفت: براي تحقق این هدف



 
می توانید بخشی از دروسی که مربوط به حوزه کارافرینی است را با حضور کارآفرینان برتر استان برگزار کنید. 

وي اضافه کرد: همچنین اساتید هم باید به دل فعالیت هاي کارآفرینان بروند تا بصورت تجربی هم در این حوزه ورود کرده باشند و

 
مسائل مختلف حوزه کارآفرینی را از نزدیک ببینند. 

مدیرکل دفتر توسعه کارآفرینی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در ادامه به پیامدهاي مثبت چنین ارتباطی اشاره کرد و افزود: این
رویکرد می تواند باعث آشنایی بیشتر دانشجویان با فضاي کارافرینی و صنعت شو،. بعلاوه اساتید و کارآفرینان هم از ایده ها و تجربیات

 
هم استفاده کنند تا به ارتقاء کارآفرینی استان منجر شود. 

وي در پایان خاطرنشان کرد: زمانی که از ارتباط بین دانشگاه و صنایع و کارآفرینان صحبت می شود، منظور توجه صرف به پژوهش

 
هاي تقاضا محور نیست، بلکه برقراري رفت و آمد بین این دو مورد تاکید است که امیدواریم بیشتر مورد توجه قرار گیرد. 

انتهاي پیام



رشد کارآفرینی نیازمند درهم تنیدگی دولت، دانشگاه و کارآفرینان است

منبع: بازار کارشماره خبر:  335  |  تاریخ: 1399/08/26

مدیرکل دفتر توسعه کارآفرینی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی ارتقاء کارآفرینی در هر منطقه اي را مستلزم برقراري تعامل
باکیفیت و گسترده بین اجزاء اکوسیستم کارآفرینی آن منطقه دانست.

مدیرکل دفتر توسعه کارآفرینی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی ارتقاء کارآفرینی در هر منطقه اي را مستلزم برقراري تعامل

 
باکیفیت و گسترده بین اجزاء اکوسیستم کارآفرینی آن منطقه دانست. 

دکتر رحیم سرهنگی در افتتاحیه مجموعه نشست هاي هفته جهانی کارآفرینی دانشگاه رازي کرمانشاه که امروز(26 آبان) به مناسبت
آغاز هفته جهانی کارآفرینی به شکل مجازي به میزبانی دانشکده علوم اجتماعی برگزارشد، با تاکید بر نفش تعاملات باکیفیت در رشد
اکوسیستم کارآفرینی، اظهارکرد: اگر بخواهیم در هر منطقه اي در حوزه کارآفرینی اکوسیستمی قوي داشته باشیم، باید تعاملات با

 
کیفیت و گسترده اي را در این اکوسیستم ایجاد کنیم. 

وي تصریح کرد: با نگاهی به کشورهایی که اکوسیستم هاي کارآفرینی خود را ارتقاء داده اند، می توان عامل اصلی این موفقیت را در

 
تعاملات گسترده بین اجزاء این اکوسیستم دید. 

مدیرکل دفتر توسعه کارآفرینی وزات تعاون، کار و رفاه اجتماعی اضافه کرد: وقتی به شهرها و مکان هایی در دنیا نگاه می کنیم که
محل رویش نوآوري ها بوده اند از جمله حیدرآباد در هند، جنوب ایتالیا، سیلیکون ولی آمریکا و جنوب اسپانیا که هم اکنون هرکدام
یک هاب نوآوري در حوزه اي خاص هستند، می بینیم که آن چیزي که باعث شده تا این مناطق به مراکزي براي نوآوري تبدیل

 
شوند، ارتباط بین اجزاء اکوسیستم یعنی دولت، دانشگاه، سمن ها و صنایع و کارآفرینان بوده است. 

وي تاکید کرد: صاحب نظران معتقدند ارتقاء اکوسیستم کارآفرینی بیش از آنکه یک مسئله اقتصادي باشد و به عواملی همچون ثبات
اقتصادي، تورم و ... وابسته باشد، یک امر اجتماعی است. براین اساس هرچقدر که اجزاء اکوسیستم کارآفرینی در تعامل خوبی با هم

 
باشند، آن اکوسیستم می تواند خوب رشد کند. 

مدیرکل دفتر توسعه کارآفرینی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی متذکر شد: همچنین به هر میزان که درهم تنیدگی دولت، دانشگاه

 
و صنایع(کارآفرینان) بیشتر باشد، ارتقاء و رشد اکوسیستم کارآفرینی آن منطقه را به دنبال دارد. 

وي بر لزوم افزایش ارتباط کارآفرینان با همدیگر براي بهبود فضاي کارآفرینی هم تاکید کرد وافزود: زمانی که کارآفرینان یک منطقه

 
باهم در ارتباط و تعامل باشند و از تجربیات همدیگر اطلاع داشته باشند، نوآوري را در اکوسیستم کارآفرینی به دنبال دارد. 

سرهنگی از مسئولین دانشگاه رازي کرمانشاه خواست تا ارتباط بین دانشگاه و کارآفرینان را بیشتر کنند و گفت: براي تحقق این هدف

 
می توانید بخشی از دروسی که مربوط به حوزه کارافرینی است را با حضور کارآفرینان برتر استان برگزار کنید. 

وي اضافه کرد: همچنین اساتید هم باید به دل فعالیت هاي کارآفرینان بروند تا بصورت تجربی هم در این حوزه ورود کرده باشند و

 
مسائل مختلف حوزه کارآفرینی را از نزدیک ببینند. 

مدیرکل دفتر توسعه کارآفرینی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در ادامه به پیامدهاي مثبت چنین ارتباطی اشاره کرد و افزود: این



رویکرد می تواند باعث آشنایی بیشتر دانشجویان با فضاي کارافرینی و صنعت شو،. بعلاوه اساتید و کارآفرینان هم از ایده ها و تجربیات

 
هم استفاده کنند تا به ارتقاء کارآفرینی استان منجر شود. 

وي در پایان خاطرنشان کرد: زمانی که از ارتباط بین دانشگاه و صنایع و کارآفرینان صحبت می شود، منظور توجه صرف به پژوهش
هاي تقاضا محور نیست، بلکه برقراري رفت و آمد بین این دو مورد تاکید است که امیدواریم بیشتر مورد توجه قرار گیرد.



بهترین سایت خرید فالوور ارزان از نظر کیفیت

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  336  |  تاریخ: 1399/08/26

در این مطلب قصد داریم تا به معرفی، بررسی و مقایسه بهترین سایت خرید فالوور ارزان که بهترین مراجع خرید فالوور
اینستاگرام هستند و کاربران آن را قبول دارند، بپردازیم. با ما همراه باشید.

 
 

بهترین سایت خرید فالوور ارزان از نظر کیفیت در این مطلب قصد داریم تا به معرفی، بررسی و مقایسه بهترین سایت خرید فالوور

 
ارزان که بهترین مراجع خرید فالوور اینستاگرام هستند و کاربران آن را قبول دارند، بپردازیم. با ما همراه باشید. 

به گزارش گروه خبر خبرگزاري برنا، خرید فالوور ارزان براي اینستاگرام به عنوان یک جزو جدا نشدنی از زندگی افراد لازم و ضروري
است. امروزه اینستاگرام به عنوان یک شبکه مجازي پرطرفدار و محبوب در سراسر دنیا به یک منبع عالی براي کسب درآمد تبدیل
شده است. با به کار بردن روش هاي درست افراد می توانند به درآمدهاي چشمگیر و قابل توجه از طریق اینستاگرام دست پیدا کنند.
براي هر حیطه فعالیت در زمینه هاي مختلف مثل فروش، سرگرمی، آموزشی و ... در اینستاگرام افراد می توانند در شروع کار با فالوور
ارزان از سایت هاي معتبر و بهترین سایت خرید فالوور ارزان مثل فالوور بند به فالوور زیاد برسند. در این مطلب قصد داریم تا به
معرفی، بررسی و مقایسه بهترین سایت خرید فالوور ارزان که بهترین مراجع خرید فالوور اینستاگرام هستند و کاربران آن را قبول

 
دارند، بپردازیم. با ما همراه باشید. 

ضرورت خرید فالوور ارزان راهکار تبلیغاتی و رشد سریع براي افزایش تعداد دنبال کننده در یک پیج اینستاگرام وابسته به تعداد فالوور
است. راه حل ورود عکس و ویدئوي یک پیج به اکسپلورر و افزایش بازدید در اینستاگرام، داشتن تعداد بالاي فالوور است. فالوور بیشتر
موجبات لایک و ویوي یک پیج، فروش، کسب درآمد و حتی گرفتن تبلیغ براي هر پیج را براي دیده شدن فراهم می کند. یکی از
موارد مهمی که می تواند یک صفحه اینستاگرام را از دیگر پیج هاي رقیب جدا کند، تعداد بالاي فالوور در آن پیج است. تعداد بالاي
فالوور باعث جلب اعتماد دنبال کنندگان جدید خواهد بود که از پیج دیدن می کنند. کسب و کارها باید نسبت به ضرورت خرید
فالوور اینستاگرام آگاه باشند. به این دلیل که دیده شدن در برنامه اینستاگرام با تعداد فالوور ارتباط مستقیم دارد. عده اي به عنوان راه

 
حل سراغ خرید فالوور به وِیژه خرید فالوور ارزان می روند. 



 
 

مقایسه بهترین سایت خرید فالوور ارزان تاثیر خرید فالوور ارزان و نقش آن در کسب و کارهاي اینستاگرامی، به گونه اي است که با
توجه اهمیت افزایش فالوور و دنبال کننده در اینستاگرام افراد بسیاري اقدام به فروش فالوور اینستاگرام می نمایند. در این بین سایت
هاي زیادي هم هستند که فالوور فیک را به عنوان خرید فالوور ارزان به مشتریان خود می فروشند. شما باید حتما براي خرید فالوور
اینستاگرام به وب سایت هاي معتبر مراجعه نمایید. بهترین سایت هاي عرضه و فروش فالوور اینستاگرام باید داراي ویژگی هایی باشند

 
تا به عنوان بهترین شناخته شوند. از جمله این موارد به شرح زیر است: 

به منظور افزایش رضایت و خشنودي مشتري کلیه خدمات خود را با نازل ترین قیمت ارائه دهند. ارائه پشتیبانی در تمامی ساعات
شبانه روز از دیگر ویژگی هاي مثبت خرید فالوور اینستاگرام می باشد. علاوه بر این موارد ویژگی هاي دیگري همانند ارائه خدمات در
کوتاه ترین زمان ممکن به مشتریان و ضمانت کیفیّت خدمات را نیز دارا می باشد. مشتریان با با پرداخت یک هزینه اولیه می توانند از

 
این خدمات و ویژگی هاي آپشنال سایت ها در راستاي دستیابی به اهداف تجاري و تبلیغاتی خود استفاده کنند. 

یکی از بهترین ها، سایت فالوور بند یکی از بهترین ها در میان وب سایت هاي عرضه کننده فالوور اینستاگرام سایت فالوور بند است.
وب سایت فالوور بند بهترین سایت فروش فالوور اینستاگرام محسوب می شود که با مراجعه به آن می توانید از خدمات آن بهره مند

 
گردید و همچینین فالوور پرو که در این زمینه هر دو سایت فعالیت گسترده دارند. مواردي که ان را به بهترین تبدیل می کند شامل: 

تحویل فوري محصول: تمامی سفارش هاي کاربران در زمان کمتر از 5 دقیقه بررسی و عملیات مورد نظر صورت می گیرد. تضمین
کیفیت محصول: اعتبار سایت به رضایت مشتریان و تضمین کیفیت محصول و خدمات است. تیم در سایت فروش فالوور اینستاگرام
تمام تلاش خود را به صورت شبانه روزي انجام می دهد تا سفارشات را در اسرع وقت و کوتاه ترین زمان و بهترین کیفیت به دست
مشتري برساند. قیمت استثنایی محصول: خدمات با قیمت باور نکردنی ارائه شده تا بیشتر به نفع مشتریان و خریداران باشد و بتوانند
به سهولت خرید خود را نهایی نمایند. فالوور واقعی: فالوورهاي خریداري شده از سایت فالوور بند کمترین نرخ ریزش را دارا هستند.
این ویژگی نشان دهنده ي بازده بسیار بالا در خدمات این سایت است. پشتیبانی قوي و اصولی: تیم فروش فالوور در این مجموعه به
صورت 24 ساعته و هفت روز هفته ارائه می شود. پشتیبانی تنها تا زمان فروش محصول به اتمام نرسیده و تا زمانی که کاربر نیاز به
راهنمایی داشته باشد ارائه خواهد شد. این ویژگی ها یکی از دلایل موفقیت این مجموعه در سطح اینستاگرام محسوب می شود و این
سایت را به یکی از بهترین سایت هاي خرید فالوور تبدیل کرده است. فروش فالوور و عرضه خدمات موجب شده است تا خریداران
بتوانند بیشترین بهره را از خدمات ارائه شده ببرند و کسب و کار خود را سریع تر گسترش دهند. پشتیبانی قوي نیز جزو دلایلی است
که می توان به راحتی متوجه شد که چرا این مجموعه جزو بهترین سایت هاي خرید فالوور محسوب می شود و مشتریان تمایل

زیادي را براي ادامه همکاري با سایت فالوور بند دارند. 



 
 

کلام آخر خرید فالوور ارزان اینستاگرام از اهمیت بسیار بالایی برخوردار است و انتخاب بهترین سایت خرید فالوور ارزان می تواند بازده
هدف و فرایند پیج را به میزان قابل توجهی افزایش دهد. اگر قصد دارید یک کسب و کار و پیج خود را فعال و پویا در اینستاگرام نگه
داري کنید و جهت تبلیغ و ارتقاي آن به کمک خرید فالوور ارزان اینستاگرام قصد دارید این کار را انجام دهید، پیشنهاد می کنیم به
سراغ سایت معتبر بروید. یکی از بهترین ها براي خرید بدون قید و شرط فابوور موثر سایت فالوور بند است.فالوور بند یکی از بهترین
سایت هاي خرید فالوور اینستاگرام می باشد. این مجموعه با عرضه و ارائه خدمات با کیفیت به مشتري است که به محبوبیت رسیده
است. این اعتبار به حدي است که علاوه بر مردم عادي، سلبریتی ها و اینفلوئنسرهاي اینستاگرام نیز فالور مورد نیاز خود را از این

 
سایت تهیه می کنند. 

 
 

این وب سایت خدمات بسیار پربازده و مفیدي را با کم ترین قیمت به خریداران ارائه می نماید.کنار هم قرار گرفتن این ویژگی ها
همراه با پشتیبانی حرفه اي توسط این سایت موجب شده است تا میزان رضایت مشتریان از خدمات عرضه شده توسط فالوور بند به
میزان قابل توجه و چشمگیري افزایش یابد. به طور کلی فالوور بند در کنار قیمت مناسب، برخورداري از تعهد کاري بالا، خدمات
بسیار گسترده اي را به مشتریان ارائه می کند و این ویژگی ها موجب تبدیل شدن این مجموعه به یکی از بهترین سایت هاي خرید

 
فالوور در ایران شده است. 

 
خرید فالوور بهترین سایت خرید فالوور 

 
لینک کوتاه : کپی شد 

0:00 / 3:52



 
با دوستان خود به اشتراك بگذارید: 

 
دیدگاه تان را بنویسید نام شما رایانامه 

 
دیدگاه خود را اینجا بنویسید: ارسال دیدگاه 

ویژه برنا 1399/08/26 11:21 اولین مرکز نوآوري تعاون در دولت دوازدهم تشکیل شد/شرکت هاي تعاونی تا 30 میلیارد تومان

 
حمایت می شوند 

 
1 1399/08/26 11:13 رسیدن و درخشیدن در المپیک کار آسانی نیست/ امیدوارم امسال هم در لیگ روي سکو باشیم 

2 1399/08/26 10:55 قوانین خوبی در حوزه کارآفرینی وضع شده اما اجرا نمی شود/کارآفرینان باید به عنوان بازیگران اصلی اقتصاد

 
حمایت شوند 

3 1399/08/26 10:11 با گذر از مشکلات به حضور در لیگ دسته اول فکر می کنیم/ اشتباهات داوري باعث از بین رفتن بودجه یک

 
تیم، انگیزه مربی و اشتیاق هواداران می شود 

 
4 1399/08/26 09:30 دستگیري عامل حمله به عوامل انتظامی در تهران/ ضارب: پشیمانم 

 
5 1399/08/26 09:13 وضعیت فوتبال این روزها خوب است/ امیدوارم فوتسال از بلاتکلیفی خلاص شود 

6 1399/08/26 08:32 بانک توسعه تعاون جهت ارائه تسهیلات به تعاونی ها بیشتر تقویت شود/کمیسیون اقتصادي مجلس تقویت

 
تعاونی ها را در دستور کار ِخود دارد 

 
7 1399/08/26 08:06 بلاتکلیفی بی پایان دروازه بان استقلال/ این همه تاخیر براي چیست؟ 

8 1399/08/26 07:04 زدن 6گل به استقلال لذت بخش نبود/ الان وقت انتقاد کردن از پرسپولیس نیست/ حتی با بخشش آل کثیر

 
بازهم مهاجم می خواهیم 

 
9 1399/08/26 06:15 پلمب کازینو در تهران/ دستگیري 13 نفر از سرشبکه هاي قمار در تهران 

10 1399/08/26 06:13 قرار نیست میلیاردها تومان در مجلس هزینه یک تذکر محلی شود/ دولت بودجه مجلس را پرداخت می کند

 
اما هیچ اقدام موثري ندیدیم/ لاریجانی اجازه نمی داد مجلس از مسیر خارج شود 

11 1399/08/26 06:06 اسکوچیچ باید از این برهه سخت عبور کند/ الان نباید سپاهان را قضاوت کرد/ فکري می تواند براي

 
استقلال جام آوري کند 

12



«میراث مستنه» در مهدي شهر راه اندازي شد

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  337  |  تاریخ: 1399/08/26

مدیر کل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان سمنان از آغاز به کار خانه موزه «میراث مستنه» در شهرستان
مهدي شهر خبر داد.

مدیر کل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان
سمنان: «میراث مستنه» در مهدي شهر راه اندازي شد
مدیر کل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان
سمنان از آغاز به کار خانه موزه «میراث مستنه» در

 
شهرستان مهدي شهر خبر داد. 

به گزارش خبرگزاري برنا از سمنان؛ مهدي جمال 26 آبان
ماه 1399 با اعلام این خبر اظهار کرد: در این خانه موزه،
صنایع دستی، اشیاي تاریخی و قدیمی و ... به نمایش

 
گذاشته شده است. 

وي ادامه داد: با توجه به قابلیت هاي تاریخی شهرستان مهدي شهر و علاقه مردم این شهرستان به حفظ میراث گذشتگان طرح

 
""شهر موزه"" مهدي شهر در دست اجراست. 

مدیر کل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان سمنان خاطرنشان کرد: در حال حاضر 10 خانه موزه در مهدي شهر آماده

 
آغاز به کار هستند و 80 خانه موزه نیز شناسایی شده است. 

جمال راه اندازي این خانه موزه ها را در معرفی قابلیت هاي گردشگري، صنایع دستی، آداب و رسوم و فرهنگ غنی شهرستان مهدي

 
شهر موثر دانست و گفت: سابقه تاریخی مهدي شهر(سنگسر) به پیش از اسلام و حتی زمان سلسله هاي پیشدادي می رسد. 

 
""مستنه"" در زبان سنگسري به معناي مادربزرگ است و این خانه موزه در محله تاریخی زیارت مهدي شهر واقع شده است. 

 
شهرستان مهدي شهر که یک شهرستان گردشگر پذیر و خوش آب و هوا است در 10 کیلومتري شمال سمنان واقع شده است. 

 
«میراث مستنه» در مهدي شهر راه اندازي شد 

 
لینک کوتاه : کپی شد 

با دوستان خود به اشتراك بگذارید: 



 
دیدگاه تان را بنویسید نام شما رایانامه 

 
دیدگاه خود را اینجا بنویسید: ارسال دیدگاه 

ویژه برنا 1399/08/26 11:21 اولین مرکز نوآوري تعاون در دولت دوازدهم تشکیل شد/شرکت هاي تعاونی تا 30 میلیارد تومان

 
حمایت می شوند 

 
1 1399/08/26 11:13 رسیدن و درخشیدن در المپیک کار آسانی نیست/ امیدوارم امسال هم در لیگ روي سکو باشیم 

2 1399/08/26 10:55 قوانین خوبی در حوزه کارآفرینی وضع شده اما اجرا نمی شود/کارآفرینان باید به عنوان بازیگران اصلی اقتصاد

 
حمایت شوند 

3 1399/08/26 10:11 با گذر از مشکلات به حضور در لیگ دسته اول فکر می کنیم/ اشتباهات داوري باعث از بین رفتن بودجه یک

 
تیم، انگیزه مربی و اشتیاق هواداران می شود 

 
4 1399/08/26 09:30 دستگیري عامل حمله به عوامل انتظامی در تهران/ ضارب: پشیمانم 

 
5 1399/08/26 09:13 وضعیت فوتبال این روزها خوب است/ امیدوارم فوتسال از بلاتکلیفی خلاص شود 

6 1399/08/26 08:32 بانک توسعه تعاون جهت ارائه تسهیلات به تعاونی ها بیشتر تقویت شود/کمیسیون اقتصادي مجلس تقویت

 
تعاونی ها را در دستور کار ِخود دارد 

 
7 1399/08/26 08:06 بلاتکلیفی بی پایان دروازه بان استقلال/ این همه تاخیر براي چیست؟ 

8 1399/08/26 07:04 زدن 6گل به استقلال لذت بخش نبود/ الان وقت انتقاد کردن از پرسپولیس نیست/ حتی با بخشش آل کثیر

 
بازهم مهاجم می خواهیم 

 
9 1399/08/26 06:15 پلمب کازینو در تهران/ دستگیري 13 نفر از سرشبکه هاي قمار در تهران 

10 1399/08/26 06:13 قرار نیست میلیاردها تومان در مجلس هزینه یک تذکر محلی شود/ دولت بودجه مجلس را پرداخت می کند

 
اما هیچ اقدام موثري ندیدیم/ لاریجانی اجازه نمی داد مجلس از مسیر خارج شود 

11 1399/08/26 06:06 اسکوچیچ باید از این برهه سخت عبور کند/ الان نباید سپاهان را قضاوت کرد/ فکري می تواند براي

 
استقلال جام آوري کند 

12



اولین مرکز نوآوري تعاون در دولت دوازدهم تشکیل شد/شرکت هاي تعاونی

تا 30 میلیارد تومان حمایت می شوند

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  338  |  تاریخ: 1399/08/26

مهدي حسین نژاد گفت: تاکنون تامین مالی خرد تضمین شده مورد غفلت قرار گرفته بود اما خوشبختانه با استفاده از قانون
تعاون توانستیم آن را افتتاح کنیم و از شرکت هاي تعاونی تا مبلغ 30 میلیارد تومان حمایت کنیم.

مدیرکل صندوق ضمانت سرمایه گذاري تعاون: اولین مرکز
نوآوري تعاون در دولت دوازدهم تشکیل شد/شرکت هاي
تعاونی تا 30 میلیارد تومان حمایت می شوند مهدي
حسین نژاد گفت: تاکنون تامین مالی خرد تضمین شده
مورد غفلت قرار گرفته بود اما خوشبختانه با استفاده از
قانون تعاون توانستیم آن را افتتاح کنیم و از شرکت هاي

 
تعاونی تا مبلغ 30 میلیارد تومان حمایت کنیم. 

به گزارش برنا؛ مهدي حسین نژاد، مدیرکل صندوق
ضمانت سرمایه گذاري تعاون در مراسم افتتاحیه هفته جهانی تعاون گفت: بسیاري از دانشمندان کارآفرینی را معادل ارزش آفرینی
می دانند و این نشان از اهمیت این مهم در اقتصاد کشور است بنابراین ضرورت دارد که ما به افرادي که داراي ایده و خلاقیت هستند

 
مشاوره دهیم و به او یاد دهیم چگونه سرمایه خود را به درستی استفاده کند. 

او افزود: صندوق ضمانت سرمایه گذاري تعاون سعی کرده هم کارآفرینی انجام دهد هم اینکه به اکوسیستم کارآفرینی کمک کند و از

 
آنها حمایت به عمل آورد. 

حسین نژاد تصریح کرد: در حال حاضر در بعُد حمایت از کارآفرینان، صندوق ضمانت 70 درصد از وثیقه اي که کارآفرینان براي ارائه

 
به بانک نیاز دارند، تامین می کند و اگر این کارآفرین در حوزه دانش بنیان باشد، 80 درصد را تضمین خواهد کرد. 

او افزود: براي سرمایه ي در گردش شرکت هاي دانش بنیان، ضمانت نامه معاملات را ابداع کردیم تا دو شرکت بتوانند با استفاده از
ضمانت نامه ما، بدون هیچ هزینه اي معامله انجام دهند و در زمان معین به عهد خود وفا کنند براي مثال فعالان حوزه دام و طیور می

 
توانند با استفاده از ضمانت نامه هاي ما مواد اولیه خود را تامین و در زمان موعود مبلغ معین را پرداخت کنند. 

مدیرکل صندوق ضمانت سرمایه گذاري تعاون گفت: تامین مالی خرد تضمین شده تاکنون مورد غفلت قرار گرفته بود اما خوشبختانه

 
با استفاده از قانون تعاون توانستیم آن را افتتاح کنیم و از شرکت هاي تعاونی تا مبلغ 30 میلیارد تومان حمایت کنیم. 

او افزود: براي توسعه کارآفرینی با همکاري بانک توسعه تعاون، اولین مرکز نوآوري تعاون را راه اندازي کردیم و اکوسیستم هاي
کارآفرینی مانند تامین اجتماعی، صندوق ها و ... را آنجا مستقر کردیم و حتی برنامه «میدون» به عنوان تبلیغ کننده و پشتیبان به ما



 
پیوسته است تا استارت آپ هایی که تمایل به نوآوري دارند، به راحتی حمایت شوند. 

 
حسین پور بیان کرد: 9 مرکز دیگر در ماه آینده در استان هاي دیگر راه اندازي خواهد شد. 

مدیرکل صندوق ضمانت سرمایه گذاري تعاون اظهار کرد: به دنبال سیاست هاي معاونت، توسعه زنجیره و خوشه هاي تولید را در
دستور کار قرار دادیم و در این راستا، 300 مزرعه میگو در هرمزگان و خوزستان را شناسایی کردیم و براي آنها تعاونی تشکیل دادیم

 
تا از تولید و بسته بندي و فروش مزرعه داران حمایت شوند. 

حسین پور گفت: اعتقاد من این است باید 7 و نیم میلیون دانشجوي موجود در این رشته را حمایت کنیم تا وارد بازار کار شوند و

 
کارآفرینی کنند که البته مراکز نوآوري جهت تسهیل این امر قطعا کمک کننده خواهد بود. 

//انتهاي پیام: 5



روایتی از طلبگی تا کارآفرینی در اراك

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  339  |  تاریخ: 1399/08/26



دانشگاهها مهمترین مراکز جلب ایده هاي خلاقانه هستند

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  340  |  تاریخ: 1399/08/26

مدیرکل فرهنگی وزارت علوم بر ضرورت ورود صاحبان ایده در موضوعات اجتماعی تأکید کرد و دانشگاه ها و مراکز آموزش
عالی را مهم ترین مراکز جلب ایده هاي خلاقانه دانست.

مدیرکل فرهنگی وزارت علوم بر ضرورت ورود صاحبان ایده
در موضوعات اجتماعی تأکید کرد و دانشگاه ها و مراکز
آموزش عالی را مهم ترین مراکز جلب ایده هاي خلاقانه

 
دانست. 

به گزارش خبرگزاري مهر به نقل از وزارت علوم، محمد
هادي عسکري مدیرکل فرهنگی و اجتماعی وزارت علوم،
تحقیقات و فناوري در اختتامیه رویداد استارتاپی
کارآفرینی اجتماعی دانشگاه هرمزگان بر ضرورت ورود
صاحبان ایده در موضوعات اجتماعی تأکید کرد و دانشگاه

 
ها و مراکز آموزش عالی را مهم ترین مراکز جلب ایده هاي خلاقانه دانست. 

وي اظهار داشت: اگر رشد و توسعه یک کشور را یک آرمان ملی بدانیم، به طور قطع مسائل و آسیب هاي اجتماعی یک مانع قوي و
اساسی در راه تحقق همه جانبه کشور بوده و در این راه نیازمند یک برنامه ریزي جامع و متمرکز براي کنترل و کاهش آسیب ها

 
هستیم. 

مدیرکل فرهنگی و اجتماعی وزارت علوم، افزود: از آنجا که دولت به تنهایی نمی تواند مسئولیت تام کنترل و کاهش آسیب هاي

 
اجتماعی را بر عهده بگیرد، در این زمینه عزم ملی و جلب مشارکت خلاقانه و ایده هاي کارآفرینانه ضرورت دارد. 

وي دانشگاه ها و مراکز آموزش عالی را به لحاظ برخورداري از نیروهاي جوان، دغدغه مند و باانگیزه را از مهم ترین مراکز جلب ایده
هاي خلاقانه ارزیابی کرد و افزود: با مشارکت مسؤلانه بخش مدنی نهاد علم که همان گروه هاي دانشجویی از جمله انجمن هاي علمی

 
دانشجویی و کانون هاي فرهنگی می توان به چشم انداز مثبتی در این زمینه دست یافت. 

 
عسکري ادامه داد: بر این اساس جلب مشارکت دانشگاهیان براي کنترل و کاهش آسیب ها از مهم ترین گام ها در این زمینه است. 

مدیرکل فرهنگی و اجتماعی وزارت علوم با اشاره به راهبرد معاونت فرهنگی و اجتماعی در زمینه دانشگاه اجتماعی گفت: دانشگاه
اجتماعی به دنبال تقویت مشارکت نخبگان، مسئولیت پذیري دانشگاهیان و افزایش پویایی و نشاط در فعالیت هاي علمی، فرهنگی و

 
اجتماعی و شناسایی و معرفی نخبگان به جامعه است. 

وي تصریح کرد: از آنجا که در موضوع مقابله با آسیب ها به دنبال مدلی از فعالیت توأم با کسب منفعت عمومی و کمک به حل



مشکلات جامعه است، توجه ویژه اي به کارآفرینی اجتماعی به عمل آمد و از طریق جلب توجه صاحبان ایده و کارآفرینان به

 
موضوعات اجتماعی با رویکرد کنترل و کاهش آسیب هاي اجتماعی در دستور کار قرار گرفت. 

عسکري افزود: از آنجا که پویایی جامعه و حرکت در مسیر توسعه پایدار در گرو تحکیم بنیان خانواده به عنوان زیربنایی ترین نهاد
اجتماعی است و با توجه به اینکه معضل طلاق منشاء بسیاري از آسیب هاي اجتماعی است، توجه به کنترل و کاهش آسیب ها به

 
ویژه موضوع طلاق که هم بر اساس مبانی اعتقادي و عرفی حائز اهمیت است، باید مورد توجه قرار بگیرد. 

وي گفت: با توجه به پیچیدگی هایی که اقتضاي موضوعات اجتماعی است، عبور از کلیشه ها و اتخاذ رویکردهاي نوین و بهره گیري از

 
ظرفیت استارتاپ ها و شتاب دهنده ها ضرورت دارد. 

مدیر کل فرهنگی و اجتماعی وزارت علوم افزود: باید زمینه ورود انجمن هاي علمی نسل دوم و کانون هاي فرهنگی مسئله محور
فراهم گردیده و در این زمینه مشارکت سایر بخش هاي دانشگاه از جمله پارك علم و فناوري و مراکز رشد می تواند این سهم را به

 
فرجام نیکو برسانند. 

وي با قدردانی از دست اندرکاران برگزاري این رویداد اظهار امیدواري کرد: این اختتامیه آغازي بر بازیابی توانمندي ها و استعداد و
خلاقیت کنش گران دانشجو در رصد و حل مسائل و مشکلات اجتماعی کشور باشد.



زمان پرواز اولین تاکسی هوایی در تهران مشخص شد

منبع: شهر فرداشماره خبر:  341  |  تاریخ: 1399/08/26

تاکسی هوایی به عنوان یکی از جدیدترین فناوري هاي قابل دسترس کشور درحال فعال شدن است.

به گزارش پایگاه خبري - تحلیلی «شهر فردا»،«جا به جایی مسافر درون شهري این بار از طریق آسمان» این 11 کلمه در کنار
هم تیتر خبري مهمی بود که چندي پیش از زبان وزیر راه و شهرسازي اعلام شد و به سرعت بخشی از اخبار جراید و خبرگزاري ها را

 
به خود اختصاص داد. 

وزیر راه و شهرسازي اعلام کرد بسیاري از فرودگاه ها در شهر هاي مختلف هستند که استعداد راه اندازي تاکسی هوایی را دارند و
مردم می توانند با استفاده از هواپیما هاي شخصی خود و با ثبت نام در این طرح از این پروژه استفاده کنند و به دنبال اعلام این خبر

 
مهمترین سوالی که پیش آمد این بود که اصلاً تاکسی هوایی چیست؟ 

مفهوم تاکسی هوایی و راه اندازي آن در کشور موضوعی جدید نیست و از سال ها پیش راه اندازي تاکسی هوایی در دستور کار قرار
گرفته بود و پس از چندین سال بحث، بررسی و تحقیق روي آن بلاخره تاکسی هوایی وارد فاز عملیاتی شد و در بخش هایی از کشور

 
بصورت امتحانی به پرواز در آمد. 

 
تاکسی هوایی چیست؟ 

براي پاسخ به چیستی تاکسی هوایی باید گفت که تاکسی هوایی با آنچه که در ذهن ها تجلی پیدا کرده کمی متفاوت است؛ تاکسی

 
هوایی استفاده از هواپیماهاي کوچک 5 تا 12 نفره است؛ هواپیماهایی که می توانند مسافران محدود را در مسافت کوتاه جابجا کنند. 

این هواپیماهاي فوق سبک که برخی از آنها وارداتی هستند و برخی دیگر در شرکت هاي دانش بنیان داخلی تولید می شوند می

 
توانند مسافران محدود را در مسافت هاي کوتاه جا به جا کنند. 

فناوري ساخت هواپیماهاي چند نفره فوق سبک موضوع چندان پیچیده اي نیست و در بسیاري از شرکت هاي داخلی تولید می شود؛
در حال حاضر 18 شرکت دانش بنیان درگیر پروژه تاکسی هاي هوایی هستند و احتمالاً تا 36 شرکت دانش بنیان بعد از اولین پرواز با

 
یکدیگر در این حوزه مشارکت کنند. 

اما موضوع مهمی که باید به آن توجه داشته باشیم این است که براي توسعه تاکسی هوایی اخذ مجوزها و استاندارد هاي قانونی

 
اهمیت بسزایی دارد. 

همانطور که گفته شد تاکسی هوایی رویایی بود که دانشمندان ایرانی به دنبال دستیابی به آن براي تحقق سفر با هواپیماهاي سبک
بودند؛ اما پرواز تاکسی هاي هوایی از دیرباز با دو مشکل رو به رو بود که یکی مربوط به اخذ مجوزها و دیگري مربوط به نحوه استفاده
از فرودگاه ها می شد و خوشبختانه پس از بررسی هاي متعدد سرانجام نحوه استفاده از فرودگاه ها براي این نوع تاکسی ها تدوین

 
شد. 



 
حفظ جان افراد در تصادفات جاده اي هدف توسعه تاکسی هاي هوایی 

موضوع تاکسی هاي هوایی ریشه در برنامه اي تحت عنوان برنامه توسعه هوانوردي عمومی و ایجاد سیستم حمل و نقل هوایی
هواپیماهاي کوچک کشور دارد و سال گذشته این برنامه توسط شرکت فرودگاه ها و ناوبري هوایی ایران آغاز شد و یکی از راهبردهاي
توسعه این برنامه، توسعه شبکه پروازي با هدف افزایش درآمد فرودگاه ها تهیه و تدوین شد و اشتغال زایی فراوان، تأثیرگذاري در
صنایع مختلف، حفظ جان افراد در تصادفات جاده اي، صادرات محصولات کشاورزي در مدت زمان کم بدون تأثیر در کیفیت و ارزش

 
آنها و … از مزیت هاي استفاده از تاکسی هاي هوایی و پروازهاي غیربرنامه اي دربستی هستند. 

اما نکته حائز اهمیت این است که مسیر تاکسی هاي هوایی باید از سایر هواپیماها جدا باشد و از مسیرهاي روان براي تاکسی هاي
هوایی استفاده کرد و براي استفاده بهتر از این تاکسی ها باید مسیري جداگانه در نظر گرفته شود موضوعی که مسئولان امر گفته اند

 
در آذرماه آماده خواهد بود. 

 
تاکسی هوایی در چه فرودگاه هایی به پرواز درآمده است؟ 

شاید یکی دیگر از مهمترین موضوعاتی که درباره تاکسی هاي هوایی اهمیت داشته باشد زمان به پرواز درآمدنش باشد که البته براي
آن هم فکري شده است؛ منوچهر منطقی، دبیر ستاد توسعه فناوري فضایی و حمل و نقل پیشرفته در این باره گفت: اولین پرواز

 
تاکسی هوایی در بهمن از فرودگاه مهرآباد خواهد بود. 

دبیر ستاد توسعه فناوري هاي فضایی و حمل ونقل پیشرفته معاونت علمی و فناوري با اشاره به زمان اولین پرواز تاکسی هوایی در
آسمان ایران گفت: تا یک الی دوماه دیگر تمام آزمایش هاي پرواز ها انجام و قوانین و مقررات مورد بررسی قرار می گیرند تا در بهمن
ماه شاهد اولین پرواز تاکسی هوایی باشیم البته قرار بود تست ها تا مهرماه انجام شود که مباحث مالی و شیوع کرونا کمی این موضوع

 
را به تعویق انداخت. 

همچنین به گفته وزیر راه و شهرسازي در فرودگاه شهرستان لامرد استفاده از تاکسی هوایی آغاز شده و در شهر خرم آباد هم فعالیت

 
ها کلید خورده است، هر فرودگاهی در شهر هاي کوچک و متوسط این ظرفیت را داشته باشند، می توانند از این پروژه استفاده کنند. 

توسعه تاکسی هاي هوایی و سفري آسان به وسلیه آنها نیازمند بهره بردن از تمام ظرفیت هاي کشور است؛ درحال حاضر تمام استان
ها و فرودگاهایشان ظرفیت کامل براي استفاده از هواپیماهاي کوچک را دارند و فرودگاه هایی که بلا استفاده مانده اند در این طرح
موثر خواهند بود و حالا باید منتظر ماند و دید تا چه زمانی استفاده از تاکسی هاي هوایی در سراسر کشور بدون هیچ مشکل و دغدغه

اي اجرایی خواهد شد.



جوابیه وکیل پایه یک دادگستري درباره بازنشر مطلب پیرامون«کارخانه

پوشش» در گیل خبر

منبع: گیل خبرشماره خبر:  342  |  تاریخ: 1399/08/26

گیل خبر/ سید مهدي موسوي وکیل پایه یک دادگستري و عضو کانون وکلاي دادگستري گیلان طی جوابیه اي به موضوعات
حقوقی پیرامون کارخانه پوشش و بازنشر مصاحبه اي از نصرت االله صمدي واکنش نشان داد. متن کامل این جوابیه بدین

شرح ...

 
 

گیل خبر/ سید مهدي موسوي وکیل پایه یک دادگستري و عضو کانون وکلاي دادگستري گیلان طی جوابیه اي به موضوعات حقوقی

 
پیرامون کارخانه پوشش و بازنشر مصاحبه اي از نصرت االله صمدي واکنش نشان داد. 

 
 

 
متن کامل این جوابیه بدین شرح است: 



 
مدیر مسئول محترم پایگاه خبري تحلیلی گیل خبر 

 
با سلام و دعاي خیر 

احتراما" اینجانب سید مهدي موسوي وکیل پایه یک دادگستري و عضو کانون وکلاي دادگستري گیلان موارد ذیل را در خصوص
مصاحبه منتشر شده آقاي نصرت االله صمدي در مورخ 24 آبان ماه 1399 پیرامون گروه کارخانجات پوشش به استحضار حضرتعالی

 
جهت درج و چاپ می رسانم : 

1- سپاس از رسانه هاي استانی که مسائل و معضلات اجتماعی به خصوص مشکلات کارخانجات ، تولید و اشتغال را با جدیت پیگیري
می کنن و امیدوارم که تمامی این اقدامات منشاء خیري براي استان ، شرکتها و کارخانجات و اشتغال با کار جمعی نهاد هاي ذي
مدخل از جمله دولتی ها ، مراجع قضایی ، بانکی و سرمایه گذاران و رسانه ها به دنبال داشته باشد البته در مستند خبري مورد نظر از

 
بخش خصوصی هم درخواست شد که نقطه نظر خود را اعلام کند ولی پاسخگو نشد . 

2- مشکلات این استان به مثابه استانهاي دیگر به خصوص در حوزه واگذاري کارخانجات بزرگ و قدیمی عموما" نساجی دو چندان
می باشد اگرچه بیشتر این کارخانجات با صرف هزینه هاي فراوان و تأمین ماشین آلات از کشور هاي خارجی با صرف مبالغ هنگفت از
منابع ارزي این کشور وارد و از اواخر دهه 40 تا اواسط دهه 50 تأسیس گردیدند ولی بنا به مسائلی مورد بی مهري واقع شد و از
ابتداي دهه 80 با اجراي اصل 44 قانون اساسی در راستاي خصوصی سازي بدون توجه به صلاحیت علمی و فنی و توان مالی آنها خود
مشکلات را دوچندان نمود کارخانه پوشش هم از این قاعده مستثنی نمی باشد این کارخانه نساجی روزگاري با حدود 3800 نفر
پرسنل در مجموعه 85 هکتاري فعال بوده است و در سال 1383 در حالیکه حدود 1500 نفر پرسنل داشته در قالب قرارداد فروش
اقساطی به مبلغ 38 میلیارد ریال نقدي و 177 میلیارد ریال تعهدات به عهده خریدار به شرکت تتیس کیش از جمله آقاي نصرت االله
صمدي و سعید حسینی منش و سایرین واگذار می گردد 590 میلیون تومان پیش قسط پرداخت و شرکت و مدیریت تحویل بخش
خصوصی می شود شروطی هم در قرارداد مبنی بر منع فروش اموال و تعطیلی کارخانه و بیکار کردن کارگران با حفظ وضعیت صنعتی
آن درج می شود و خریداران محترم بخش خصوصی از کل وجه و تعهد کمتر از 900 میلیون تومان در دو مرحله پرداخت می نمایند
حدوث برف سنگین سال 1383 نیز مزید بر علت شده و عملا" با کوتاهی ها کارخانه مذکور به تعطیلی و تخریب کشیده می شود که
مشکلات فراوانی را در کنار تعطیل شدن کارخانه بزرگ صنعت نساجی کشور در عدم پرداخت حقوق و مطالبات کارگران ایجاد می
گردد که خود سرمنشاء تشنجات کارگري در استان می شود از طرفی بخش خصوصی بدون تعهدات قراردادي و بدون اخذ مجوز از
فروشنده « شرکت سرمایه گذاري آتیه دماوند » اقدام به فروش اموال و دارایی به خصوص ماشین آلات به ارزش دهها میلیارد تومان
به عنوان ضایعات به اشخاصی چون یوسف آقاجانی - محمد بیدار طبعی- اعطاء االله دوخایی - االله بخش پناهی و چندین نفر دیگر می
نماید و همچنین چکهاي بلامحل شرکت ها را صادر که منتهی به توقیف اموال کارخانجات می گردد که بخشی از آن هم خارج می

 
شود بیش از 1100 کانتینر ماشین آلات و آهن آلات توسط خود بخش خصوصی در سال 1390 و 91 خارج می شود . 

3- وظیفه اینجانب به عنوان وکیل دادگستري در هماهنگی با مراجع قضایی و اداري استان از جمله استانداري ، صنایع و فرمانداري
توقف خروج ماشین آلات و طرح شکایت علیه بخش خصوصی در خصوص فروشهاي فوق بوده که به حمداالله موفق گردیدیم که

 
تمامی پرونده هاي اجرایی را از سال 1391 تا به حال متوقف نمایم . 

4- صدها کارگر کارخانه چندین ماه حقوق خود را نگرفته و خود بخش خصوصی هم مانع بازنشستگی آنان می شد و علیه مدیران
وقت آتیه دماوند و مدیرکل تأمین اجتماعی گیلان و شهرستان رشت و کارگران در دادسراي رشت شکایات متعددي مطرح نمود تا به
تصرفات و اقدامات خود ادامه دهد علاوه بر اینکه در دفاع کامل و مؤثري که انجام گرفت در تمامی پرونده ها بخش خصوصی محکوم
گردید و با تصمیم اعضاي شوراي تأمین استان و تعامل شرکت سرمایه گذاري آتیه دماوند و دادگستري و اداره کار شهرستان تصمیم
گرفته شد که از محل اموال مازاد شرکت تحت نظارت دادگستري و نهاد هاي امنیتی استان مطالبات بیش از 126 کارگر اعم از حقوق
و سنوات و مطالبات پایان خدمت تسویه گردد که این امر هم با موفقیت کامل خاتمه یافته تمامی کارگران بازنشسته و مطالبات آنها
پرداخت شد و اگر تصمیم صحیح و همکاري هاي مجموعه استانی نبود بحران کارگري استان گیلان می توانست بدتر از هفت تپه و



 
جاهاي دیگر باشد که از مساعدت و همکاري مجموعه استان تشکر می نمایم . 

5- اینجانب حکم قطعی سلب مالکیت بخش خصوصی از سه شرکت حوله و بلوجین پوشش ریسندگی پوشش و مخمل پوشش و
ابطال مدیریت آن در شعبه 104 دادگاه عمومی حقوقی تهران و شعبه 15 تجدیدنظر استان تهران دریافت نمودم و در سال 1397 در

 
دادگستري و اجراي ثبت و امور مالیاتی استان گیلان ثبت و اجرا شد بنابراین بخش خصوصی در سه شرکت فوق حقی ندارد . 

6- به جهت ورود خسارت به مجموعه در شعبه 27 دادگاه عمومی حقوقی تهران به جبران خسارت حدود 45 میلیارد تومان محکوم و

 
حکم جلب ایشان و همکاران وي صادر شده است . 

7- در خصوص یکی از شرکتها به نام صنایع پوشش ایشان شکایات کیفري متعدد از جمله در شعبه 2 بازپرسی رشت - شعبه 108
جزایی رشت و شعبه دوم حقوقی رشت و شعب 102 جزایی رشت و شعب اول و دهم تجدیدنظر استان گیلان مطرح نمود که در
تمامی پرونده ها که اینجانب وکالت آن را بر عهده داشته بخش خصوصی محکوم گردید و ذي حق شناخته نشد،حتی در سال جاري

 
هم طی احکام قطعی شعبه 2 حقوقی رشت و شعبه 17 تجدید نظر گیلان محکوم گردید و ذي حق در تصرف کارخانه شناخته شد. 

8- بخشی از اختلافات فی مابین بدون وکالت بنده و رأسا" توسط شرکت سرمایه گذاري آتیه دماوند پیگیري شده و می شود که می
بایست در خصوص نتیجه کار آنها پاسخگو باشند . بنابراین بیش از 90% مشکلات و مسائل حقوقی و قانونی شرکت از جمله تسویه
کامل کارگران و دیون دولتی و مباحث مالکیتی حل گردیده است و اینجانب و همکاران مدیریتی بنده و حمایت و سرمایه گذاري
شرکت آتیه دماوند نتایج بسیار مطلوبی در حل مشکلات مجموعه حاصل شده حال وظیفه مدیران استانی ، بانک و غیره می باشد که
بهترین تصمیم ممکن را در فضاي تحریمها ، بهترین بهره وري از مجموعه در سایه حمایتهاي قضایی از جمله ریاست محترم قوه
قضائیه از تولید و صنعت و ریاست محترم دادگستري استان و دادستان شریف و بسیار فعال استان جناب آقاي فلاح میري و همکاران
ایشان در دادسرا و سایر مجموعه هاي اداري و قضایی اتخاذ نمایند و استان گیلان هم از این فرصت طلایی پیش آمده حداکثر
استفاده را نمایید . جا دارد تشکر ویژه خود را از آقاي حشمتی رئیس کل سابق دادگستري استان گیلان و دادستان محترم استان
جناب آقاي فلاح میري و جناب آقاي مسرور بازرس کل استان گیلان که والحق النصاف از سرمایه هاي بزرگ قوه قضائیه و استان
گیلان می باشند درب اتاق خود را همیشه به روي مدیران و متولیان صنعت و کارخانجات و وکلا در جهت حل مشکلات کارخانجات

 
باز گذاشته اند اعلام نماییم . 

 
9- شرکت نساجی فومنات 

مشکلات اینچنینی به مراتب کمتر در کار خانه نساجی فومنات هم وجود داشته اگرچه در واگذاري به بخش خصوصی به مشکل
برخورد نمود و در سال 1388 منحل گردید و با وکالت اینجانب انحلال شرکت مذکور طی حکم قطعی قضایی در سال 1392 ابطال
گردید و در اداره ثبت شرکتها اجرا شد و شرکت مذکور هم از شرکت منحله به شرکت دایر تغییر وضعیت داده و فعال می باشد و
حدود 160 نفر کارگر در صنف پارچه بافی و رنگرزي و سالن تکمیل مشغول به کار می باشند که نیازمند حمایت بیشتر جهت تکامل

 
از جانب مسئولین استانی می باشد . 

 
10- کارخانجات ریسندگی خاور 

کارخانه مذکور هم جزو بزرگترین کارخانجات ریسندگی استان بوده که در اوایل دهه 80 به بخش خصوصی ناکارآمد واگذاري می
شود کارخانه مذکور به صورت کامل تعطیل می گردد و همکاري حقوقی بنده و تلاش مدیران شرکت آتیه دماوند از جمله آقاي
فخاري و سایر مدیران مجموعه آتیه دماوند در سال 1391 به آتیه دماوند برگشت مطالبات کارگري تسویه شد کارخانه بهسازي و راه



 
اندازي شد و فی الحال هم در سه شیفت کاري با 270 نفر پرسنل مشغول به کار می باشد . 

نکته : بر کسی پوشیده نیست که تنها ممر درآمد هر وکیل دادگستري حق الوکاله هاي دریافتی است که اینجانب هم مستثنی از آن
بر اساس قانون و قرارداد نمی باشم در دو سال اخیر هیچ وجهی بابت حق الوکاله پرونده ها دریافت نداشته ام هزینه هاي دادرسی را
هم خودم پرداخت نموده ام مطالبات حق الوکاله بنده وصول نگردیده دهها بار با خودروي شخصی و هزینه شخصی از رشت به تهران
رفت و آمد داشته ام تا پیگیري اقدامات گذشته و تکامل آنها شوم و عدم پرداخت هزینه ها منتهی به وقفه در کار نشود اگر مستنداتی

 
هر شخص دارد که بنده در دو سال اخیر وجهی دریافت نموده ام ارائه نمایید . 

تمامی اقدامات مذکور در سایه عنایات حق تعالی و حمایت مدیران آتیه دماوند به خصوص آقاي فخاري و ایضا" حمایت مقامات
استانی اعم از استانداري ، فرمانداري و اداره صنایع و ایضا" مقامات محترم قضایی در رأس آنها حمایت بی بدیل جناب آقاي حشمتی
رئیس کل محترم وقت دادگستري استان و آقاي فلاح میري دادستان محترم فعلی استان و دبیر کارگروه حمایت قضایی از حقوق بیت
المال از اوایل سال 1390 تا به حال منتهی به نتایج بسیار خوب در راه اندازي 2 کارخانه قدیمی فومنات ، خاور و حل مشکلات
بزرگترین کارخانه استان کارخانه پوشش که آماده سرمایه گذاري و راه اندازي است انجام گرفته حتی کارخانه مذکور داراي 2 خط
کامل دستگاه هاي ریسندگی کمپانی ریتر ساخت سوئیس وارداتی سال 2002 بود که تا به حال استفاده نشده با راه اندازي زمینه
اشتغال 200 نفر دیگر را فراهم می کند با اقدامات صورت گرفته تا امروز از سال 91 بیش از 500 شغل در سه کارخانه مذکور ایجاد

 
شده با راه اندازي پوشش و تکمیل کارخانه هاي مذکور به روزهاي اوج خود نزدیک خواهند شد . 

 
11- کارخانه لوله هاي بتنی گیلان 

حتی اینجانب در راستاي حمایت از تولید و تبعیت از منویات مقام معظم رهبري و سیاستهاي اخیر ریاست محترم قوه قضائیه علاوه بر
کارخانجات مذکور و حفظ تمامیت ارضی کارخانه 60 هکتاري لوله هاي بتنی که آن هم جزو بزرگترین کارخانجات استان در حوزه
تولید لوله و قطعات بتنی و کانال پیش ساخته و سایر محصولات بتنی فعال می باشد اقدامات مؤثري را با اخذ احکام قطعی از محاکم
قضایی در حفظ یکپارچگی اراضی به عمل آوردم که فی الحال در کارخانه مذکور هم صدها نفر مشغول به کار بوده و حمایتهاي بیشتر
را می طلبد البته این میزان از پرخاشگري بخش خصوصی علیه بنده قابل درك است چراکه در تمامی پرونده هایی که وکالت آن بر
عهده بنده بوده بخش خصوصی بدون استثناء محکوم گردید و در مواردي که بنده حضور نداشتم حاکم شد که می بایست تیم حقوقی
و مدیران آتیه پاسخگو عملکرد خود باشند که اگر اقدام به موقع و صحیح و بدون حب و بغض و برخورد شخصی انجام می گرفت دیگر
بخش خصوصی وجود نداشت که امروز مدعی گردد و علیرغم اقرار ایشان به وجود دهها وکیل و مدیر مستقیما" اینجانب ر ا خطاب

 
قرار می دهند و اینجانب بخش اعظمی از مطالبات خود را مجموعه مذکور تا به این تاریخ دریافت ننموده ام . 

به امید روزي که در هماهنگی کامل این حرکت بزرگی که به خصوص از سال 1390 در استان شروع شده متوقف نشود و حمایتهاي

 
استانی و خیر و منفعت آن براي صنعت کل کشور و استان باشد . 

 
خدایا چنان کن سرانجام کار 

 
که تو خشنود باشی و ما رستگار 

 
با تجدید احترام 



 
سید مهدي موسوي 

وکیل پایه یک دادگستري



استاد دانشگاه: تغییر اقلیم باعث بروز پدیده مهاجران اقلیمی شده است

منبع: ایرناشماره خبر:  343  |  تاریخ: 1399/08/26

بیرجند - ایرنا - عضو هیات علمی دانشگاه بیرجند گفت: براساس تحقیقاتی که انجام شده، پیامدهاي تغییرات اقلیمی مانند
خشکسالی و سیلاب هاي  مخرب باعث بروز و ظهور پدیده مهاجران اقلیمی در شرق کشور شده است.

بیرجند - ایرنا - عضو هیات علمی دانشگاه بیرجند گفت:
براساس تحقیقاتی که انجام شده، پیامدهاي تغییرات
اقلیمی مانند خشکسالی و سیلاب هاي  مخرب باعث بروز و

 
ظهور پدیده مهاجران اقلیمی در شرق کشور شده است. 

دکتر مرتضی اسماعیل نژاد روز دوشنبه در گفت و گوي
اختصاصی با خبرنگار ایرنا افزود: با تحقیقاتی که در جنوب
خراسان انجام داده ام و مهاجرت و میانگین هاي دمایی را
بررسی کردم، مشخص شد که در 10 سال گذشته بخش

 
زیادي از جمعیت به دلیل مسائل اقلیمی مهاجرت کردند. 

وي «مهاجران اقلیمی» را یک پدیده نوظهور دانست و گفت: در گذشته «مهاجران زیست محیطی» رواج داشته است و افراد براساس
مخاطراتی چون زلزله از دیارشان مهاجرت می کردند اما در 20 سال اخیر پیامدهاي تغییرات اقلیمی مانند خشکسالی و سیلاب هاي

 
مخرب باعث جابه جایی مردم شده است.  

دانشیار گروه جغرافیا دانشگاه بیرجند اظهار داشت: پناهندگان اقلیمی افرادي هستند که تحت تاثیر تغییرات اقلیمی جابه جا می
شوند و در واقع محل زندگی خود را تغییر می دهند که این جابه جایی ها تبعاتی داشته چون این افراد عمدتا در مکان هایی مثل

 
حاشیه شهرها ساکن شده و به نوعی اسکان غیررسمی دارند که موجب بروز برخی معضلات و ناهنجاري هاي اجتماعی می شود. 

وي افزود: افزایش میانگین دما در بیشتر نقاط کره زمین در سه دهه اخیر منجر به تغییر اقلیم شده و تغییرات آب و هوایی را ایجاد

 
کرده که خشکسالی، سیلاب، امواج گرمایی و توفان و گرد و غبار از نتایج تغییر اقلیم است. 

 
اسماعیل نژاد تصریح کرد: تغییر اقلیم در برخی مکان ها مثل خراسان جنوبی و شرق کشور موجب ایجاد آسیب بیشتري شده است. 

وي گفت: مطالعات نشان می دهد 2 کانون اصلی شکل گیري مهاجران اقلیمی در شرق ایران وجود دارد که یکی جنوب خراسان
جنوبی و دیگري دشت سیستان است که منابع آب این منطقه در خشکسالی هاي گذشته دچار بحران شده و هم اینکه تحت تاثیر

 
خشک شدن دریاچه هامون شرایط زیستی نامطلوبی را پیدا کرده است و مردم به   ناچار مجبور به ترك منطقه خود شدند.  

عضو هیات علمی دانشگاه بیرجند افزود: بعد از اینکه بنیان هاي زراعی منطقه از بین رفت، بیکاري رخ می دهد و اقتصاد محلی از بین



می رود که امروز شهرستان نهبندان در جنوب استان خراسان جنوبی با مشکل بیشتري نسبت به دیگر شهرستان هاي استان به دلیل

 
خالی شدن روستاها از سکنه مواجه شده است و باید به این مسائل توجه شود. 

وي اظهار داشت: اولین مقصد جمعیت مردم روستاهاي خالی از سکنه، شهر نهبندان بوده که از روستاهاي خان شرف و چاهداشی به

 
مرکز شهرستان مهاجرت کردند و تعدادي از جمعیت این مناطق نیز به روستاهاي حاشیه شهر بیرجند مثل دستگرد و چهکند آمدند. 

اسماعیل نژاد گفت: بیرجند (مرکز استان) به عنوان یکی از شهرهایی است که مقصد مهم پناهندگان اقلیمی جنوب خراسان جنوبی

 
محسوب  می شود و در پژوهشی ثابت شده است که در 10 سال گذشته هشت درصد بافت جمعیت این شهر تغییر کرده است. 

وي بیان کرد: بنابراین تغییر اقلیم موجب خالی شدن روستاها از سکنه شده است و در حقیقت  جمعیت زیادي از مناطق روستایی در

 
شهرك ها ساکن شده اند.  

دانشیار گروه جغرافیا دانشگاه بیرجند افزود: مردم مناطق روستایی وابسته به شغل کشاورزي هستند و کشاورزي هم به  آب وابسته
است بنابراین خشکسالی هاي پیاپی دلیل اصلی آنها براي مهاجرت بوده است و در پژوهش ها نیز مشخص شد که روستاها در نتیجه

 
کاهش بارندگی و سطح آب هاي زیر زمینی تخلیه  شدند. 

وي گفت: مدل هاي تغییر اقلیمی در نیمه جنوبی ایران نشان می دهد که  این منطقه رنج بیشتري از تغییر اقلیم می برد و اقلیم هاي

 
خشک و نیمه خشک با توجه به وابستگی که به کشاورزي دارند،  آسیب پذیرتر هستند.  

اسماعیل نژاد اظهار داشت: این پدیده در جنوب خراسان مشکلاتی مثل ایجاد حفره هاي امنیتی را بوجود می آورد و براي مصون

 
ماندن از تبعات اقلیمی باید سازگاري و تاب آوري خود را افزایش دهیم و در برابر مخاطرات، مقاومت بیشتري داشته باشیم. 

وي راهکار اصلی حل مشکل مهاجران اقلیمی را سازگاري دانست و گفت: تاب آوري و سازگاري مهمترین عامل مصون ماندن از تبعات

 
تغییر اقلیم است که نیازمند توانمندسازي روستاها و تقویت اقتصاد محلی است. 

عضو هیات علمی دانشگاه بیرجند افزود: با توجه به اینکه خشکسالی چند دهه در خراسان جنوبی مشاغل کشاورزي و دامداري را
تحت تاثیر قرار داده است، باید در چنین شرایطی به کشاورز بیمه و اعتبارات بلاعوض داده شود و اشتغال هاي دیگري را در کنار

 
کشاورزي در روستا ایجاد کرد. 

وي گفت: بعضی از روستاها در بعد گردشگري و بعضی در بخش معدن توانمند هستند و شکوفایی اقتصاد محلی، مهمترین عامل در

 
مقابل تبعات تغییر اقلیم است. 

اسماعیل نژاد بر لزوم آموزش به مردم درخصوص سازگاري با تغییر اقلیم تاکید کرد و گفت: برگزاري دوره هاي آموزش مهارت و
صنایع دستی با کمک اداره کل آموزش فنی و حرفه اي از دیگر راهکارهاست و با آموزش به کشاورزان باید به مقوله بازاریابی و فروش

 
محصولات تولیدي توجه شود. 

وي افزود: وضعیت اقلیمی خراسان جنوبی با ادامه روند خشکسالی مواجه است و باید به دنبال راهبردهاي مطلوب براي مقابله با

 
تبعات آن باشیم که اگر اقتصاد در مناطق روستایی شکوفا شود، پدیده مهاجرت اقلیمی کاهش می یابد. 



 
استان خراسان جنوبی به مرکزیت بیرجند 11 شهرستان و کمتر از 800 هزار نفر جمعیت دارد. 

خراسان جنوبی سومین استان پهناور کشور و بیست و هشتمین استان از نظر جمعیت است که بیش از 40 درصد جمعیت این استان

 
مرزي در مناطق روستایی ساکن هستند. 

براساس آخرین آمار رسمی یک هزار و 780 آبادي داراي سکنه در خراسان جنوبی وجود دارد و 2 دهه خشکسالی متوالی تبعات و

 
خسارات فراوانی در این منطقه داشته است. 

با این وجود اجراي برنامه هاي توسعه اي و حمایتی در مناطق روستایی استان طی سال هاي اخیر از جمله تقویت زیرساخت ها،

 
ساخت مسکن محرومان و افزایش سهمیه سوخت مرزنشینان باعث شکل گیري روند مهاجرت معکوس در خراسان جنوبی شده است. 

 
برچسب ها 

 
- بیرجند 

 
- روستائیان 

 
- تغییرات اقلیمی 

 
- کم آبی 

 
- مهاجرت 

 
- اختصاصی ایرنا 

 
- خراسان جنوبی 

 
- ستاد خشکسالی ، فرسایش و محیط زیست 

- دانشگاه



آموزش هاي مهارتی در حوزه شیلات گسترش می یابد

منبع: ایرناشماره خبر:  344  |  تاریخ: 1399/08/26

رشت - ایرنا - مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي گیلان گفت: آموزش هاي مهارتی در حوزه شیلات بر اساس تفاهمنامه منعقد
شده اداره کل فنی و حرفه اي با شیلات استان گسترش می یابد.

رشت - ایرنا - مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي گیلان
گفت: آموزش هاي مهارتی در حوزه شیلات بر اساس
تفاهمنامه منعقد شده اداره کل فنی و حرفه اي با شیلات

 
استان گسترش می یابد. 

محمدحسینی روز دوشنبه در گفت و گو با خبرنگار ایرنا
اظهار داشت: تفاهمنامه همکاري مشترك آموزش فنی و
حرفه اي با اداره کل شیلات گیلان به منظور فراهم کردن
ارتباط و گسترش همکاري در زمینه آموزش مهارت هاي
پیشرفته و کاربردي با رویکرد حرفه هاي زیرمجموعه اداره

 
کل شیلات استان و از طریق اجراي دوره هاي آموزشی مهارتی براي شاغلان و کارجویان منعقد شده است. 

وي افزود: این تفاهمنامه با موضوع توانمندسازي و آموزش مهارت هاي فنی و حرفه اي متناسب با نیاز بازار کار با هدف ارتباط و

 
گسترش همکاري ها در زمینه آموزش مهارت هاي پیشرفته، کاربردي و با رویکرد ایجاد و تثبیت اشتغال پایدار منعقد شده است. 

حسینی خاطر نشان کرد: حمایت از طرح هاي اداره کل آموزش فنی و حرفه اي گیلان بر اساس طبقه بندي بین المللی مشاغل
"ایسکو 2008"به تفکیک سطوح تخصصی و عمومی، تدوین و یکسان سازي استانداردهاي آموزشی مشاغل مورد نیاز حوزه شیلات،
آموزش نیروي انسانی مورد نیاز با همکاري اداره کل شیلات براي تامین نیروي کار واجد صلاحیت ، تبادل دانش، تجربه و استفاده از
توانمندي هاي طرفین به منظور توسعه آموزش هاي مهارتی در حوزه شیلات و برگزاري آزمون و تعیین صلاحیت حرفه اي مشاغل

 
تخصصی و عمومی حوزه شیلات از جمله اهداف امضاء این تفاهمنامه است. 

وي بیان داشت: معرفی مراکز آموزشی به اداره کل شیلات گیلان براي تجهیز و راه اندازي کارگاه هاي تخصصی به منظور برگزاري
دوره هاي آموزشی کوتاه مدت و بلندمدت و برگزاري آزمون پایان دوره، برنامه ریزي و اجراي دوره هاي آموزشی در راستاي تربیت
نیروهاي انسانی ماهر و ارتقاء شایستگی هاي مورد نیاز شاغلان و کارجویان بر اساس نیازسنجی اداره کل شیلات با استفاده از ظرفیت
هاي بخش دولتی و خصوصی مطابق با استانداردهاي تدوین شده منطبق با استانداردهاي ملی و بین الملللی از جمله تعهدات فنی و

 
حرفه اي در این تفاهمنامه است. 

حسینی خاطر نشان کرد: انجام نیازسنجی آموزشی و شناسایی مشاغل از جمله مشاغل نو و سبز در حوزه بنادر و دریانوردي بر اساس
طبقه بندي بین المللی مشاغل ایسکو 2008 به تفکیک سطوح تخصصی و عمومی و ارایه به فنی و حرفه اي به منظور تدوین



استانداردهاي آموزشی، طراحی و تعریف دوره هاي آموزشی مرتبط با تفاهمنامه، افزایش توان علمی، فنی و تجربی مربیان فنی و
حرفه اي بر اساس ضوابط و مقررات اداره کل شیلات، حمایت از طرح هاي فنی و حرفه اي در راستاي گسترش فرهنگ مهارت آموزي

 
از جمله تعهدات شیلات در امضاء این تفاهمنامه است. 

مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي گیلان بیان داشت: استفاده از اسناد آموزشی موجود و تهیه و تدوین منابع آموزشی و کمک آموزشی
مبتنی بر رسانه، تهیه و تدوین برنامه هاي آموزشی شامل برگزاري دوره ها، کارگاه ها، مسابقه هاي مهارتی و سمینارهاي آموزشی
مشترك، نظارت و ارزیابی مستمر به منظور اصلاح دوره هاي آموزشی براي روزآمد سازي و تطبیق با نیازهاي بازار کار، همکاري در
زمینه یکسان سازي استانداردهاي آموزشی مورد نیاز حوزه شیلات و همکاري در اجراي آزمون و تعیین صلاحیت حرفه اي مشاغل

 
تخصصی و عمومی حوزه شیلات از جمله تعهدات دو طرف در امضاء این تفاهمنامه است. 

این تفاهمنامه امروز "دوشنبه" به امضاء محمدحسینی مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي و عظیم مدبري مدیرکل شیلات گیلان رسید.

20 مرکز آموزش فنی و حرفه اي دولتی و 800 آموزشگاه آزاد با همکاري بخش خصوصی براي ارایه آموزش هاي مهارتی در استان

 
گیلان فعالیت دارند. 

 
برچسب ها 

 
- رشت 

 
- سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور 

- گیلان



پست بانک لرستان 324 میلیارد ریال وام اشتغال روستایی پرداخت کرد

منبع: ایرناشماره خبر:  345  |  تاریخ: 1399/08/26

خرم آباد - ایرنا - مدیرکل ارتباطات و فناوري اطلاعات لرستان گفت: پست بانک این استان 324 میلیارد ریال در قالب 429
طرح توسعه اشتغال روستایی امسال به متقاضیان پرداخت کرده است.

خرم آباد - ایرنا - مدیرکل ارتباطات و فناوري اطلاعات
لرستان گفت: پست بانک این استان 324 میلیارد ریال در
قالب 429 طرح توسعه اشتغال روستایی امسال به

 
متقاضیان پرداخت کرده است. 

به گزارش روز دوشنبه ایرنا از روابط عمومی اداره کل
ارتباطات و فناوري اطلاعات لرستان، شهاب حیدري افزود:
این میزان تسهیلات اعطایی به متقاضیان استان از محل
منابع صندوق توسعه ملی و اشتغال پایدار و سهام هاي

 
حمایتی تامین شده است. 

حیدري اضافه کرد: این تسهیلات با هدف رفع مشکلات مناطق محروم، ایجاد اشتغال گسترده و مولد با تاکید بر اشتغال جوانان، دانش

 
آموختگان و دانشگاهیان و همچنین توسعه خدمات در مناطق دور افتاده پرداخت شده است. 

مدیرکل ارتباطات و فناوري اطلاعات لرستان با اشاره به تاکید وزارت متبوع مبنی بر تسهیل اشتغال در مناطق روستایی افزود: سرانه
منابع باجه هاي پست بانک این استان نسبت به ابتداي سال رشد67 درصدي داشته است و 104 شعبه موجود از فعال ترین مجموعه

 
هاي کشوري در راستاي خدمت رسانی به مردم هستند. 

حیدري اظهار داشت: جمع کل منابع باجه هاي پست بانک لرستان تا اسفند 98 بیش از 749 میلیارد و 655 میلیون ریال بوده که با

 
پیگیري هاي انجام شده در مهرماه امسال بیش از 498 میلیارد و 224 میلیون ریال رشد داشته است. 

 
برچسب ها 

 
- تسهیلات بانکی 

 
- توسعه روستایی 

 
- وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات 

 
- پست بانک ایران 

- لرستان



آغاز طرح شهید سلیمانی براي مقابله با کرونا در هفته بسیج

منبع: خبرگزاري اهل بیتشماره خبر:  346  |  تاریخ: 1399/08/26

رئیس سازمان بسیج مستضعفین از آغاز طرح شهید سلیمانی براي مقابله با کرونا در هفته بسیج خبر داد.

به گزارش خبرگزاري اهل بیت(ع) ـ ابنا ـ سردار «غلامرضا
سلیمانی» رئیس سازمان بسیج مستضعفین در نشست
خبري به مناسبت هفته بسیج طی سخنانی اظهار داشت:
بسیج تحت فرمان رهبر انقلاب در مواجه با چالش هاي
اساسی به میدان می آید و نقش آفرینی می کند تا تهدیدات

 
تبدیل به فرصت شود. 

وي افزود: امسال هفته بسیج را در حالی برگزار می کنیم که
ویروس کرونا در همه جهان فراگیر شده و موجب شده تا تعداي از هموطنان مان را از دست بدهیم. از زمانی که این ویروس پیدا شد
بسیج با تجربه واکسیناسیون فلج اطفال و همچنین تجربه سنجش فشار خون بیش از سی میلیون نفر از هموطنان مان با هماهنگی
وزارت بهداشت به میدان آمد و حضور نیروهاي داوطلب براي همراهی بیماران، حضور طلاب بسیجی براي تدفین بیماران و مجاهدت

 
در تولید ماسک بسیج رکوردهاي بسیار خوبی را در کارنامه خودش داشته باشد. 

رئیس سازمان بسیج ادامه داد: تحت همین پروژه بیش از هفتاد میلیون نفر غربالگري شدند که موجب شد نرخ ابتلا کاهش پیدا کند.
بسیج با به میدان آوردن ظرفیت مردمی موجب شد تا مشکل تولید ماسک حل شود و روزانه بیش از هفده میلیون ماسک تولید می

 
شود. 

سردار سلیمانی تصریح کرد: بر اساس فرمان رهبر انقلاب از 15 شعبان امسال موضوع کمک هاي مومنانه توسط پایگاه هاي بسیج
عملیاتی شد و طی چهار مرحله بیش از 10 میلیون بسته معیشتی در سراسر کشور توزیع شد و 24 هزار جهیزیه به افرادي که توان
تامین جهیزیه نداشتند اهدا شد و بیش از 5 میلیون بسته بهداشتی بین نیازمندان توزیع شد. همچنین 47 میلیارد تومان کمک هاي

 
نقدي به نیازمندان پرداخت شد. 

وي گفت: در هفته بسیج در 5 آذر 30 هزار جهیزیه را تقدیم زوج هاي جوان می کنیم و 700 هزار بسته بهداشتی هم بین نیازمندان
تو زیع می شود. در ادامه فعالیت بسیج در مبارزه با ویروس کرونا یک طرح تکمیلی به نام طرح شهید سلیمانی با نظارت وزارت
بهداشت اجرا خواهیم کرد که مهمترین ویژگی آن این است که محله ور است و ظرفیت هاي محلی و دستگاه هاي مختلف براي این
کار در نظر گرفته شده است. در این طرح گروه هاي بهداشتی با پشتیبانی 54 هزار پایگاه مقاومت بیماران را شناسایی کنند. بیمارانی
که حال وخیمی ندارند در مکان هایی اسکان داده شده و از لحاظ غذایی و بهداشتی پشتیبانی می شوند و افرادي که حال وخیمی
دارند، به بیمارستان اعزام می شوند. بیمارانی که از بیمارستان مرخص می شوند نیز تحت کنترل قرار می گیرند. این طرح از استان
خراسان رضوي آغاز شده و امروز استان فارس هم این طرح را سراسري آغاز می کند. اگر این طرح با همین روال پیش برود امیدواریم

 
که شاهد کاهش نرخ ابتلا در کشور باشیم. 



سردار سلیمانی اظهار داشت: برنامه هاي محوري بسیج تحت پروتکل ها انجام می شود و براي هر روز در هفته بسیج برنامه هایی
پیش بینی شده است و مهمترین کار را کمک به سلامت مردم می دانیم. طبیعی است که سایر خدمات بسیج هم متناسب با همین
شرایط انجام می شود؛ ما باید جهاد امید آفرینی را بین جوانان گسترش دهیم. امروز ما مشکلاتی داریم که با سرپنجه تدبیر ملت
ایران حل خواهد شد. در بحث اقتصاد مقاومتی مباحث متعددي را در دستورکار قرار دادیم که در حوزه عارضه یابی در صنایع متوسط
و کوچک و بخصوص اشتغال امسال عملکرد مناسبی داشتیم. بسیج در غالب تعاونی هاي مردم یار و اشتغالزا و تعاونی هایی با تسهیل
گیري بسیج راه اندازي شده که اعضاي این صندوق ها یک میلیون نفر هستند. در سال هاي گذشته این تعاونی ها 70 هزار شغل

 
ایجاد کرده و امسال هم 6 هزار شغل ایجاد کرده اند و توانسته اند 9 هزار واحد تولیدي را ایجاد کنند. 

وي ادامه داد: 1744 کارگاه اقتصاد مقاومتی ایجاد کرده ایم که موجب اشتغال 5 هزار نفر شده است. ما همچنین رشد خوبی در گروه
هاي جهادي داشتیم که 40 هزار گروه در سامانه ما ثبت شده است. امیدواریم با هم افزایی که دستگاه هاي مختلف انجام شده بتوانیم
محرومیت ها را کاهش دهیم. امسال 10 هزار پروژه محرومیت زدایی را هدف گذاري کردیم که بیش از 2 هزار افتتاح شده و 2 هزار

 
پروژه هم در هفته بسیج افتتاح می شود؛ یک مورد از این پروژه ها احداث 1000 واحد مسکونی در حاشیه شهر چابهار است. 

سردار سلیمانی درباره کمک بسیج به مهار گرانی ها تصریح کرد: براي کمک به شبکه نظارتی سازمان حمایت در ابتدا 2500 همیار
نظارت معرفی کردیم و بعد از آن نیز اعلام آمادگی کردیم که درخواست 4000 نفر همیار را دادند. بسیج در موضوع کشف انبارهاي
احتکار شده هم فعال بوده و توانسته بسیاري از این انبارها را کشف کند. قرار شد کمکی هم به وزارت جهاد کشاورزي بکنیم که در

 
زمینه توزیع اقلام اساسی مورد نیاز مردم بسیج اعلام آمادگی کرده است. 

رئیس سازمان بسیج درباره اجراي گشت هاي محله ور گفت: با تاکید شوراي امنیت کشور و پیگیري شوراي تامین استان تا گشت
هاي محله ور رضویون بسیج فعال است و بسترهاي تقویتی براي آنها اندیشیده شده است. با قوه قضاییه و نیروي انتظامی هم

 
هماهنگی شده و این گشت ها در حال انجام است و تقویت خواهند شد. 

 
 ......................
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375 کیلوگرم ژل رویال درقم استحصال شد

منبع: تابناكشماره خبر:  347  |  تاریخ: 1399/08/26

 
375 کیلوگرم ژل رویال درقم استحصال شد 

معاون بهبود تولیدات دامی سازمان جهاد کشاورزي قم گفت: از ابتداي سالجاري تاکنون 375 کیلو گرم ژل رویال در استان استحصال

 
شده است که نسبت به سال قبل بیش از 100 درصد افزایش نشان می دهد. 

به گزارش تابناك قم، علی اصغر همت بیان کرد: ژل رویال که به نام هاي ژل سلطنتی یا ژل ملکه زنبور عسل در میان مردم شناخته
شده یک ماده شیري رنگ است که صرفا غذاي اختصاصی ملکه زنبورها می باشد، این ماده بسیار پر انرژي و مقوي بوده و داراي

 
خواص درمانی و فواید زیادي است. 

وي ادامه داد: ژل رویال براي برطرف کردن بسیاري از بیماري ها در طب ایرانی سنتی استفاده می شود، این ماده در تقویت سیستم
ایمنی، بهبود عملکرد مغزي و پیشگیري از زوال مغزي یا آلزایمر، افزایش انرژي و تاثیر آن بر رفع خستگی، تنظیم فشار خون، بهبود

 
بیماري مرض قند (دیابت)، پیشگیري از پوکی استخوان، تسریع در بهبود و درمان زخم مورد استفاده قرار می گیرد. 

وي تاکید کرد: به دلیل اهمیت این ماده از نظر تغذیه اي و اقتصادي، معاونت بهبود تولیدات دامی سازمان جهاد کشاورزي قم با
همکاري شرکت تعاونی زنبورداران استان ضمن برگزاري دوره و کارگاه هاي آموزشی، روش هاي نوین استحصال ژل رویال را به

 
زنبورداران آموزش داده و بر این اساس در سطح استان شاهد افزایش تولید این ماده ارزشمند هستیم. 

همت گفت: علاوه بر افزایش بیش از صد درصدي این محصول در سال جاري، میزان تولید ژل رویال در سال 98 نیز نسبت به سال
قبل از آن حدود 66 درصد افزایش داشته است که این مساله نشان دهنده تحقق جهش تولید و کسب ارزش افزوده بیشتر در فعالیت

 
هاي مرتبط با پرورش زنبور عسل در قم است. 

وي با اشاره به این که استحصال محصولات متنوع از زنبور عسل به دلیل بالابردن فرصت هاي اشتغال و درآمدزایی مورد استقبال
زنبورداران استان قرار گرفته است، بیان کرد: استحصال هر کیلو ژل رویال براي 2 تن فرصت اشتغال ایجاد می کند که همین موضوع

 
اهمیت استحصال هرچه بیشتر این ماده را در میان زنبورداران نشان می دهد. 

کلنی هاي زنبور در همه بخش هاي پنجگانه قم شامل کهک، جعفریه، سلفچگان، خلجستان و مرکزي توسط زنبورداران استان

 
مورداستفاده قرار می گیرند و به طور متوسط از هر کلنی 15 کیلوگرم عسل به دست می آید. 

 
نزدیک به 14 هزار تن در بخش کشاورزي قم فعالیت می کنند که در این میان بیش از یک هزار تن خانم هستند. 

بیشتر بهره برداران بخش کشاورزي قم را روستاییان تشکیل می دهند به نحوي که کشاورزي به تنهایی 45 درصد اشتغال روستائیان

 
در بخش هاي مختلف استان را به خود اختصاص داده است. 



میزان متوسط تولید بخش کشاورزي استان قم در سال برابر 805 هزار تن در زمینهٔ محصولات زراعی، باغی، دامی و شیلات است.



اعلام برنامه هاي هفته جهانی کارآفرینی در البرز/ برگزاري وبینارهاي

آموزشی با حضور چهره هاي شاخص

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  348  |  تاریخ: 1399/08/26

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان البرز، برنامه هاي هفته جهانی کارآفرینی دراین استان را اعلام کرد.

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان البرز تشریح
کرد: اعلام برنامه هاي هفته جهانی کارآفرینی در البرز/
برگزاري وبینارهاي آموزشی با حضور چهره هاي شاخص
مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان البرز، برنامه

 
هاي هفته جهانی کارآفرینی دراین استان را اعلام کرد. 

به گزارش خبرگزاري برنا استان البرز،حسین فلاح نژاد
درباره هفته کارآفرینی که در تاریخ 26 آبان لغالیت 2 آذر
برگزار می شود، اظهار کرد: هر ساله این هفته با برگزاري

رویدادهاي مختلف کارآفرینی گرامی داشته می شود و هفته جهانی کارآفرینی در هر سال فرصتی ارزشمند براي ترویج فرهنگ و

 
روحیه کارآفرینی در میان قشرهاي مختلف جامعه به ویژه فعالان اقتصادي و دانشجویان و نخبگان را فراهم می آورد. 

وي برنامه هاي استان البرز در این هفته را عنوان کرد و گفت : برگزاري وبینارهاي آموزشی با موضوعات ؛ اصول کارآفرینی و توسعه
کسب و کار، راهکارهاي افزایش رقابت پذیري،موفقیت کسب و کار در آینده، آشنایی با استانداردهاي بین المللی ایزو، نقش مهارت
هاي کارآفرینی و نوآوري در صنایع کوچک و متوسط، نقش سرمایه گذاران ریسک پذیر در توسعه کارآفرینی،کافه کارآفرینی از جمله
مهمترین برنامه هاي هفته کارآفرینی می باشد که به همت اداره کل تعاون،کارورفاه اجتماعی و کارآفرینان و مراکز مشاوره شغلی و

 
کارآفرینی البرز برگزار می شود. 

فلاح نژاد ادامه داد : نشست تخصصی نخبگان استان با مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی با همکاري بنیاد نخبگان استان ونیز کافه

 
کارآفرینی با حضور 4 نفر از کارآفرینان برتر در مرکز نوآوري و شتابدهی از دیگر برنامه هاي این هفته در استان البرزاست. 

مدیرکل تعاون،کار ورفاه اجتماعی استان البرز در ادامه عنوان کرد : امسال به دلیل شیوع کرونا در کشور بیشتر برنامه ها در کشور
بصورت مجازي برگزار می شود و ما نیز در اداره کل به دلیل رعایت پروتکل هاي بهداشتی تمام برنامه هاي خود را به صورت مجازي و

 
آنلاین برگزار می کنیم و این برنامه ها در تمامی استان ها نیز بطور سراسري با هماهنگی وزارت متبوع برگزار می شود . 

وي خاطر نشان کرد : کارآفرینی از محور هاي اصلی رشد و توسعه است و در برنامه ریزي هاي توسعه اقتصادي و پایدار داراي اهمیت
است، زیرا استفاده از ایده هاي جدید در حوزه کارآفرینی موجب ایجاد اشتغال پایدار و افزایش سود و سرمایه گذاري ، پر شدن شکاف

ها و خلا هاي بازار کار، گذار از رکود اقتصادي ومشکلات مربوط به اشتغال و تولید می شود.



قوانین خوبی در حوزه کارآفرینی وضع شده اما اجرا نمی شود/کارآفرینان

باید به عنوان بازیگران اصلی اقتصاد حمایت شوند

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  349  |  تاریخ: 1399/08/26

رحیم سرهنگی گفت: در حوزه کارآفرینی قوانین خوبی وضع شده است اما متاسفانه به درستی اجرا نمی شود.

مدیر کل دفتر توسعه کارآفرینی و بهره وري وزارت تعاون،
کار و رفاه اجتماعی: قوانین خوبی در حوزه کارآفرینی وضع
شده اما اجرا نمی شود/کارآفرینان باید به عنوان بازیگران
اصلی اقتصاد حمایت شوند رحیم سرهنگی گفت: در حوزه
کارآفرینی قوانین خوبی وضع شده است اما متاسفانه به

 
درستی اجرا نمی شود. 

به گزارش برنا؛ رحیم سرهنگی، مدیر کل دفتر توسعه
کارآفرینی و بهره وري وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در

مراسم افتتاحیه هفته جهانی کارآفرینی گفت: همگام با 176 کشور دنیاt هفته جهانی کارآفرینی را برگزار خواهیم کرد و به دلیل

 
شرایطی که کرونا ایجاد کرده است حدود 300 برنامه و 60 برنامه ملی را به صورت مجازي و آنلاین برگزار می کنیم. 

او افزود: کشور ما در دوره هاي مختلف تجربه هاي یکسانی را طی کرده است درواقع رئیس جمهوري هاي مختلف آمدند و رفتند اما
مسائل خاص کشور باقی مانده است و در یک دوره اوج می گیرد یعنی تورم ایجاد می شود، نرخ ارز بالا می رود، مسکن گران می
شود، کالاي اولیه کمیاب می شود و اگر فروش نفت داشته باشیم می توانیم اوضاع را کنترل کنیم اما مشکل این است که به دلیل
تحریم هاي ناعادلانه نفت کشور را نمی خرند و ارز موجود فقط به کالاهاي اساسی اختصاص داده می شود بنابراین جایی براي اهمیت

 
دادن به کالاهاي نو نمی ماند. 

سرهنگی تصریح کرد: اقتصاد ایران به راحتی قابل مسدود و تحریم کردن است و تنها راه برون رفت از این وضعیت، ایجاد یک اقتصاد

 
پیچیده است یعنی محصول و کالاها و خدمات را به شکل پیچیده در کشور ایجاد کنیم. 

او افزود: در کشور ما شریان اصلی اقتصاد نفت است و اگر خرید و فروش آن متوقف شود، کاملا اقتصاد آسیب می بیند کما اینکه این

 
اتفاق هم رخ داده است اما پیچیدگی اقتصاد باعث می شود با قطع یک شریان، اقتصاد زمین نخورد. 

مدیر کل دفتر توسعه کارآفرینی و بهره وري وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی بیان کرد: پیچیدگی در اقتصاد باعث می شود سیستم
اکوسیستم کارآفرینی ارتقا یابد و وقتی این اکوسیستم پیچیده شود، ارتباط بین کارآفرینان افزایش پیدا می کنند و این ارتباط
تنگاتنگ باعث تشکیل گونه هاي جدید می شود و اینگونه است کالاها و محصولات فراوانی تشکیل می شود و اقتصاد به سمت

 
پیچیدگی می رود. 



او افزود: براي اقتصاد پیچیده نیاز به بازار گسترده داریم که همان بازار جهانی است و باعث می شود شریان هاي اقتصادي باز شود و

 
ارتباط خوبی بین دولت با اکوسیستم هاي منطقه و نقاط دور دست برقرار شود. 

سرهنگی اظهار کرد: شاید برخی بگویند به دلیل تحریم ها نمی توانیم به بازارجهانی دست پیدا کنیم اما تجربه نشان داده حتی با

 
وجود تحریم ها هم ما توانستیم با بازار جهانی ارتباط برقرار کنیم. 

مدیر کل دفتر توسعه کارآفرینی و بهره وري وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: براي پیچیده کردن اقتصاد و خارج کردن اقتصاد
از وضع کنونی باید به بازیگران اصلی یعنی کارآفرینان توجه زیادي شود و چالش هاي روبه روي آنها را برداشت. اینگونه نباشد که هم

 
بازار ریسک داشته باشد هم از سوي مدیران ریسک ایجاد شود و کارآفرینان پشیمان شوند. 

او افزود: در حوزه کارآفرینی قوانین خوبی وضع شده است اما متاسفانه به درستی اجرا نمی شود و ما می بینیم یک کارشناس در یک
اداره تصمیم می گیرد چه بلایی سر کارآفرین و کارخانه بیاید بنابراین در نهایت ما می بینیم کارآفرینان درگیر ناکارآمدي سیستم

 
هاي اقتصادي کشور می شوند. 

//انتهاي پیام: 5



نسخه تحریري با خودکار کتاب خیام به زودي رونمایی می شود

منبع: اقتصادگردانشماره خبر:  350  |  تاریخ: 1399/08/26

مجري تهیه کتاب خیام با نسخه تحریر خودکاري می گوید این کتاب قرار بود در نمایشگاهی در فرهنگستان هنر رونمایی
شود، شیوع کرونا موجب توقف این رونمایی شد اما به زودي نمایشگاه آثار خوشنویسی با تهذیب در فرهنگستان هنر برگزار

خواهد شد.

 
 

اقتصادگردان - مجید اکبري، مجري پروژه کتاب خیام در گفت وگویی خاطرنشان کرد: « ایده نگارش کتاب خیام و انجام آن به
برگزاري نمایشگاه آرت پنکس برمی گردد. نمایشگاه آرت پنکس درحاشیه نمایشگاه ایران پنکس که نمایشگاه تخصصی نوشت افزار

 
است، برگزار شد.» 

وي افزود: « آرت پنکس نقاشی هایی است که با خودکار انجام می شود که شامل تصویرسازي، نقاشی ، طراحی و سایر مواردي است
که با خودکار صورت می گیرد .آثاري که با خودکار خلق می شوند در نمایشگاه آرت پنکس در معرض دید عموم قرار گرفت و فرصت
آشنایی با هنرجویان و هنرمندان تواناي بسیاري در این نمایشگاه فراهم شد به همین دلیل مقرر شد به منظور ایجاد اشتغال از این

 
هنرمندان که دربخش تصویرسازي و خوشنویسی فعال هستند، دعوت به کار شود تا کتاب خیام تهیه شود.» 

اکبري خاطرنشان کرد: « دو تن از اساتید که در بخش خوشنویسی فارسی و لاتین فعالیت دارند براي خط تحریري با خودکار به کار
دعوت شده و تیمی متشکل از خوشنویسان درجه یک و تصویرکاران برجسته تشکیل شد که در مجموع شامل 10 نفر از اساتید

 
هستند و در این مجموعه مشغول به کار شدند.» 

مدیر برگزاري نمایشگاه ایران پنکس و آرت پنکس و مجري پروژه کتاب خیام با بیان اینکه به منظور انجام کاري فرهنگی، هنري و
نمادین تلاش شد تا ارتباط روزمره انسان ها با هنر در تهیه این کتاب مورد توجه قرار گیرد، افزود: « خیام یکی از شعراي برجسته
ایرانی است که ارزش آثارش تنها به خاطر مجموعه شعر نیست و او در زمینه نجوم و هندسه زبانزد است و تقویم خیام که تقویم
جلالی است هنوز هم پس از گذشت سالها هنوز هم جزو تقویم هایی است که مورد استفاده قرار می گیرد. اشعار و رباعیات خیام از

 
نوعی جهان بینی فاخر بهره می گیرد که در سایر کشورها نیز به دلیل معرفی او توسط فیکس جرالد مورد توجه ویژه قرار دارد.» 

اکبري خاطرنشان کرد: « خیام چهره اي بین المللی است و به همین تهیه کتاب خیام با نسخه تحریري خودکاري مورد توجه قرار
گرفت. حدود 80 تابلوي خط و تهذیب شده براي این کتاب تهیه شده است که می توان نمایشگاهی ازآثار خوشنویسی با اشغار خیام
برگزار کرد. تهیه تقویم رومیزي و دیواري و کارت پستال از این اثر هم در نظر گرفته شده است. همچنین کتاب خیام به دو صورت

 
نفیس و معمولی چاپ خواهد شد.» 

مسئول روابط عمومی و امور بین الملل انجمن صنفی تولیدکنندگان نوشت افزار کشور افزود: « این کتاب سرمشقی براي افرادي است

 
که می خواهند با خودکار تمرین داشته باشند و علاقه مندان به خوشنویسی نیز از این کتاب استقبال خواهند کرد.» 

اکبري عنوان کرد: » پیوند خودکار با روزمره افراد علاقه مند از دیگر اهداف تهیه این کتاب است و از آنجا که اشعار خیام چهار رباعی



است، می تواند سرمشق خوبی براي نگارش باشد. این کتاب قرار بود در نمایشگاهی در فرهنگستان هنر رونمایی شود، شیوع کرونا

 
موجب توقف این رونمایی شد اما به زودي نمایشگاه آثار خوشنویسی با تهذیب در فرهنگستان هنر برگزار خواهد شد.» 

مدیرعامل شرکت آواپیک تحریر ایرانیان اضافه کرد: « کتاب خیام با همکاري اساتید خوشنویسی خانم ها فتاحی و افتخاري تهیه شده
است و در بخش تحقیق و تدوین آن نیز از همکاري آقاي حسین نورافشان بهره گرفته شده است. آقاي محمدرضا بزرگمهر نیز

 
گرافیست و صفحه آراي این اثر است. » 

اکبري عنوان کرد: « کتاب خیام آرتپنکس دوزبانه به زبان هاي فارسی و لاتین است که در تیراژ 3 هزار جلد منتشر شده و یک هزار

 
جلد آن نفیس خواهد بود. تعداد صفحات کتاب خیام آرتپنکس 256 صفحه است.» 

 
 

همزمان با بیست و چهارم آبان روز کتاب و کتابخوانی نشست خبري کتاب خیام آرتپنکس به صورت آنلاین برگزار شد که در این
نشست حسین نورافشان، مدیر روابط عمومی و امور بین الملل کتاب خیام آرتپنکس با بیان اینکه بیست و چهارم آبان روز کتاب و
کتابخوانی است درباره تهیه و آماده سازي اولین کتاب خیام خوشنویسی شده با خودکار، گفت: «کتاب خیام آرتپنکس، براي اولین بار
در ایران بعد از یک سال فعالیت مستمر به صورت دو زبانه فارسی و لاتین تهیه و تنظیم شده است که آخرین مراحل چاپ و انتشار

 
خود را در پروسه تولید پشت سر گذاشته است. » 

حسین نورافشان اظهار داشت: «این کتاب براي اولین بار با خط فارسی به سبک نستعلیق خودکار پریسا افتخاري و خط لاتین به
سبک کاپرپلیت نیلوفر فتاحی انتشار پیدا می کند، که هر دو از اساتید به نام و مطرح این سبک از نگارش با خودکار هستند که در

 
این زمینه فعالیت حرفه اي دارند. » 

وي گفت: «این کتاب با رعایت اصول کتابت و با نگاهی مدرن به انجام رسیده، تذهیب کتاب بر عهده ي نیلوفر فولادي بوده که از
هنرمندان و اساتید خوب حال حاضر هنر تذهیب می باشد، همچنین صفحه آرایی و امور گرافیکی مجموعه توسط محمدرضا بزرگمهر

 
با نگاهی دقیق انجام گرفته که به زیبایی هر چه بیشتر این کتاب افزوده است.» 

نورافشان اظهار کرد: »این کتاب براي اولین بار در ایران و در مجموعه فرهنگی و هنري آرتپنکس تنظیم و انتشار پیدا می کند که بن
مایه آن خودکار است، زیرا معمول ترین شی و ابزار براي نوشتن است که همه ما نسبت به آن حسی نوستالژیک داریم از این رو در
این کتاب سعی بر آن شده که توانایی نگارش با ساده ترین ابزار نوشتن به مخاطب یادآور شود و حس دوباره خوانی رباعیات خیام با

 
تصویري جدید در ذهنش جاي بگیرد.» 

وي با بیان اینکه از دیگر قابلیت هاي این کتاب می توان به سرمشق بودن هر دو خط فارسی و لاتین براي علاقمندان به خوشنویسی
با خودکار اشاره کرد که می تواند بستر مناسبی براي شروع باشد، تصریح کرد: « از شهریور 98 که اقدام به پیش تولید این مجموعه
کردیم، در ایده خلق این اثر محدود به کتاب نشدیم و سعی کردیم رباعیات خیام را فراتر از یک کتاب ببینیم، زیرا خیام در درجه اول
یک منجم، است که در ریاضیات و هندسه هم جایگاه ویژه اي دارد و به واسطه ترجمه فیتزجرالد به شاعري بین المللی تبدیل شده
است که مورد احترام کشورهاي مختلفی می باشد که یادبودهاي سالانه اي را با نام این شاعر بلند آوازه ایرانی برگزار می کنند، به
همین خاطر در کنار تهیه کتاب، محصولات فرهنگی و هنري مختلفی از جمله تابلوهاي خیام را به کمک اساتید خوشنویس و



 
مذهبین عزیز شکل دادیم که حال و هواي متفاوت تري را در رونمایی از کتاب تجربه کنیم.» 

نورافشان خاطرنشان کرد: « تعداد هشتاد اثر تابلو خوشنویسی شده فارسی و لاتین براي این کتاب تهیه شده که اساتید محترم
تذهیب خانم ها نیلوفر فولادي، مینا کاظمی، سمانه باقري، محبوبه رهاننده پور و سارا کبیري خیال و نگاره خود را در این تابلوها به

 
ثبت رسانده اند.» 

مدیر روابط عمومی و امور بین الملل کتاب خیام آرتپنکس در پایان گفت: « با نظر مدیریت مجموعه فرهنگی و هنري آرتپنکس آقاي
مجید اکبري، رونمایی از کتاب و محصولات فرهنگی خیام آرتپنکس به دلیل شیوع و گسترش کووید 19 به بعد از پایان یافتن
محدودیت هاي حاصل از این ویروس موکول شد که در آن زمان تور بین المللی کتاب و تابلوها و محصولات فرهنگی آن در کشورهاي

 
همسایه و فارسی زبان و علاقمند به نمایش در خواهد آمد. » 

گفتنی است که مجموعه فرهنگی هنري آرتپنکس حامی و برگزارکننده رویدادهاي فرهنگی و هنري است که در کارنامه فعالیتی خود

 
تجربه برگزاري اولین نمایشگاه قلم در مرداد 97 را دارد. 



غربالگري 70 میلیون نفر توسط بسیج/ اجراي طرح تکمیلی حاج قاسم سلیمانی

منبع: خبرگزاري دفاع مقدسشماره خبر:  351  |  تاریخ: 1399/08/26

به گزارش خبرنگار دفاعی امنیتی دفاع پرس، سردار
سرتیپ «غلامرضا سلیمانی» رئیس سازمان بسیج
مستضعفین صبح امروز (دوشنبه) در نشست خبري که به
مناسبت هفته بسیج برگزار شد، با گرامیداشت یاد و خاطره
شهدا به ویژه شهید حاج قاسم سلیمانی گفت: 41 سال از
عمر شجره طیبه الهی بسیج می گذرد و این تشکیلات
بزرگ مردمی که در کره خاکی فقط در جمهوري اسلامی
ایران وجود دارد، در بسیاري از چالش ها و مشکلات نقش

 
آفرینی و تهدیدات را به فرصت تبدیل کرده است. 

وي ادامه داد: هفته بسیج امسال با شیوع ویروس منحوس کرونا همزمان شده است و بسیج در مواجهه با این چالش به وجود آمده در
کشور فعال بوده است. بسیج بر اساس تجربه اي که در واکسیناسیون فلج اطفال داشت و از طرفی در سال 1397 سنجش فشار خون

 
بیش از 30 میلیون نفر، در ارتباط با بیماري کرونا هم به میدان آمد و در غربالگري و حضور در بیمارستان ها فعالیت داشته است. 

رئیس سازمان بسیج مستضعفین افزود: در بخش تولید ماسک و اقلام بهداشتی، رکوردي جالب به ثبت رسید و تاکنون 70 میلیون نفر
غربالگري شده اند که همین موضوع موجب کاهش نرخ ابتلا شد. در بخش تولید ماسک نیز با استفاده از ظرفیت مردمی وارد میدان
شدیم، به طوري که اکنون هیچ مشکلی در خصوص تولید ماسک وجود ندارد و ما روزانه چیزي حدود 17 میلیون ماسک تولید و

 
توزیع می کنیم. 

سردار سلیمانی گفت: 54 هزار پایگاه مقاومت در سراسر کشور کمک هاي مردمی را جمع آوري کردند. در چهار مرحله بیش از 10
میلیون و 150 هزار بسته معیشتی، 23 میلیون و 300 هزار وعده غذا، بیش از 98 هزار بسته گوشت قرمز، 97 هزار و 500 بسته مرغ،
400 هزار قلم جهیزیه، پنج میلیون و 336 هزار بسته بهداشتی، 668 هزار و 400 بسته لوازم التحریر و 132 هزار بسته پوشاك بین

 
نیازمندان توزیع شده است؛ همچنین 47 میلیارد تومان کمک هاي نقدي در قالب کارت هاي بانکی بین افراد توزیع شد. 

وي با بیان اینکه اقدامات مذکور از 17 ربیع الاول آغاز شده بود، گفت: در پنج آذر 30 هزار جهیزیه را تقدیم زوج هاي جوان خواهیم
کرد؛ همچنین 500 هزار بسته معیشتی به ارزش چهار میلیون ریال و 700 هزار بسته بهداشتی و 200 هزار لوازم التحریر نیز با

 
رعایت کرامت بین افراد توزیع می شود. 

رئیس سازمان بسیج مستضعفین ادامه داد: طرح تکمیلی حاج قاسم سلیمانی با نظارت وزارت بهداشت و دانشگاه هاي علوم پزشکی در
کنار سایر اقدامات عملیاتی می شود؛ این طرح با کمک مردم در محلات اجرا خواهد شد و گروه هایی در محلات شامل یک پزشک و
چهار پرستار حضور پیدا می کنند تا مبتلایان به کرونا را شناسایی کنند. برخی از بیماران وضعیت حادي ندارند، لذا این افراد به



 
قرنطینه می روند و البته وضعیت آن ها روزانه بررسی خواهد شد. هدف ما این است که این بیماري هرچه سریع تر کنترل شود. 

سردار سلیمانی در ادامه، شعار هفته بسیج امسال را پیشرو خدمت و امیدآفرین عنوان و خاطرنشان کرد: اصلی ترین وظیفه ما در سال
جاري کمک به کادر درمان براي ریشه کن کردن بیماري است و طبیعتاً سایر خدمات بسیج هم متناسب با همین موضوع کرونا

 
اجرایی خواهد شد. 

وي با بیان اینکه ما در دنیا یک ملت سرافراز و یکپارچه هستیم و مشکلات ما با سرپنجه ملت و مسئولان حل خواهد شد، افزود: در
حوزه اقتصاد مقاومتی برنامه هاي ویژه اي داریم که نهضت جهش تولید در زمینه دام پروري، ایجاد نیروگاه هاي خورشیدي خانگی،

 
کشاورزي و... از جمله آن هاست. 

سردار سلیمانی اضافه کرد: در قالب تعاونی هاي مردم در بحث اشتغال فعال هستیم و بیش از 22 هزار صندوق با تسهیل گري بسیج
راه اندازي شد و هر یک از صندوق ها یک میلیون نفر عضو دارد. 448 صندوق در سال هاي گذشته تبدیل به تعاونی شد و 315
صندوق هم امسال اضافه خواهد شد. از این طریق امسال 38 هزار و 10 شغل ایجاد شد و بیش از 10 هزار واحد تولیدي را راه اندازي
کردیم. در سال جاري 9 هزار و 20 واحد تولیدي و بیش از یک هزار کارگاه اقتصاد مقاومتی ایجاد شده است. بیش از 800 کارگاه را

 
هم تسهیل گري کردیم و تاکنون پنج هزار نفر مشغول به کار شده اند و سه هزار نفر هم تسهیل دریافت کردند. 

رئیس سازمان بسیج مستضعفین گفت: 42 هزار و 227 گروه جهادي داریم که 30 هزار و 747 گروه فعال داریم که این گروه ها در
تمام عرصه ها فعالیت دارند. به دنبال کاهش محرومیت هستیم و 10 هزار و 238 پروژه محرومیت زدایی در سال جاري برنامه ریزي
شد و حدود چهار هزار پروژه افتتاح و حدود 2 هزار پروژه هم در هفته بسیج افتتاح خواهد شد و بیش از هشت هزار نفر با ایجاد این

 
پروژه ها مشغول به کار شدند. 

وي اظهار داشت: با توجه به گرانی هاي اخیر، نظارت بر قیمت ها و تلاش براي کشف کالا هاي احتکارشده را نیز دنبال می کنیم و
اتفاقاً انبار هایی که کالا هاي مورد نیاز مردم را با اهداف شوم احتکار کرده بودند، کشف کردیم. از طرفی در توزیع مواد مورد نیاز مردم

 
نیز با وزارت جهاد کشاورزي هماهنگ هستیم تا به کمک آن ها بیاییم. 

سردار سلیمانی در پایان درخصوص تقویت گشت هاي محله محور نیز اظهار داشت: طرح هاي محله محور ما با تأکید شوراي امنیت
کشور تقویت خواهد شد. هم اکنون گشت هاي رضویون بسیج به طور ویژه فعال هستند و دادگستري ها نیز حمایت همه جانبه اي از

 
ما دارند. 

انتهاي پیام/ 117



تجاري سازي محصولات و صنایع تبدیلی نیاز ضروري کشاورزي تیران

منبع: خبر فوريشماره خبر:  352  |  تاریخ: 1399/08/26

شهرستان تیران و کرون ظرفیت بالایی در تولیدات کشاورزي استان اصفهان دارد که به اعتقاد کارشناسان نیازمند تجاري
سازي محصولات و صنایع تبدیلی و تکمیلی است که باید تدبیر ویژه اي براي تحقق این مهم اندیشیده شود.

شهرستان تیران و کرون ظرفیت بالایی در تولیدات
کشاورزي استان اصفهان دارد که به اعتقاد کارشناسان
نیازمند تجاري سازي محصولات و صنایع تبدیلی و تکمیلی
است که باید تدبیر ویژه اي براي تحقق این مهم اندیشیده

 
شود. 

صنایع تبدیلی و تکمیلی بخش کشاورزي به صنایعی گفته
می شود که با انجام کارهاي مختلف روي محصولات
زراعی، باغی، دامی، طیور، شیلات، جنگل و مرتع، باعث
افزایش ارزش اقتصادي این محصولات شود؛ این صنایع،
انواع محصولات کشاورزي و دامی به مواد مختلف و قابل

 
مصرف تبدیل و رابطه با ارزشی بین کشاورزي و صنعت، ایجاد می کند. 

صنایع غذایی از نظر وسعت و گستردگی، دومین مقام را در جهان داراست که این موضوع اهمیت سرمایه گذاري در این بخش براي
اشتغال، تولید و رشد اقتصادي را نشان می دهد که با توجه به آثار مستقیم و غیرمستقیم صنایع غذایی و فرآوري محصولات کشاورزي

 
در بخش تولید و اشتغال موجب رشد و شکوفایی اقتصاد در سطح کلان می شود. 

ظرفیت هاي تولیدي محصولات بخش کشاورزي و توسعه صنایع تبدیلی وابسته به این بخش مهم اقتصادي نوید دهنده قابلیت هاي
متنوع براي ارزآوري بیشتر بوده و صادرات بخش کشاورزي بعنوان یکی از اولویت هاي اساسی وزارت صنعت، معدن و تجارت از حیث

 
حمایت از تولید و اشتغال در برنامه هاي پنج ساله توسعه کشور مورد توجه ویژه است. 

میزان ارزش افزوده در این صنایع با ارزش افزوده در صنایع پتروشیمی برابري دارد که یعنی صادرات این به شکوفایی اقتصادي و
تحقق اقتصاد مقاومتی کمک می کند و صنایع تبدیلی می توانند امکان مصرف و نگهداري محصولات کشتورزي را در طی سال میسر

 
کند. 

بر اساس آمارها بخش کشاورزي 15 درصد تولید ناخالص داخلی، 21 درصد اشتغال و 22 درصد صادرات غیرنفتی کشور را تشکیل
می دهد از سویی دیگر ضایعات محصولات کشاورزي در کشور سالانه 15.3 میلیون تن معادل 17.5 درصد تولید است و این وضع

 
کمبود صنایع تبدیلی در کشور را حکایت می کند. 

فرآوري، بسته بندي و برندسازي از مولفه هاي مهم تجاري سازي محصولات کشاورزي است که پس از این مرحله گسترش دیپلماسی

 
براي جذب بازارهاي بین المللی نیز نیاز است. 



ورود به بازارهاي جدید تجاري به دلیل مازاد قابل توجه تولیدات کشاورزي کشور، امري ضروري است اما باید براي این کار به پیش
مقدمه هاي آن مثل فرآوري و بسته بندي توجه شود چرا که خام فروشی و بدون توجه به مقوله هاي تبلیغاتی سود حداکثري را به

 
کشاورز، سرمایه گذار و اقتصاد کشور نمی رساند و بیشتر دلال و کشورهاي بهرهه بردار از آن منفعت می برند. 

11 درصد اشتغال و 7 درصد از تولید ناخالص ملی اصفهان در بخش کشاورزي است که این استان در میزان سطح زیر کشت
محصولات گلخانه اي شامل سبزي و صیفی و گل و گیاه زینتی از رتبه و جایگاه بالایی برخورد داراست اما کمترین توجه به

 
موضوعاتی مثل فرآوري و تجاري سازي این ظرفیت شده است. 

آلمان، انگلیس، هلند، کرواسی، گرجستان، استرالیا، کانادا، کره جنوبی، ارمنستان، کویت، آمریکا، چین، هند، مالزي، سنگاپور،
آذربایجان، ترکمنستان، تاجیکستان، ازبکستان، بحرین، پاکستان، قطر، عربستان، سومالی، قزاقستان، عراق، افغانستان، عمان، سودان و

 
سومالی از مقاصد صادرات کشاورزي و دامی استان اصفهان به شمار می روند. 

تیران و کرون داراي با ظرفیت 21 هزار هکتار اراضی کشاورزي، داراي 180 هکتار محیط گلخانه اي است که این شهرستان رتبه اول
گلخانه هاي صنعتی استان اصفهان را به خود اختصاص داده و سالانه بیش از 36 هزار تن محصول تولید و بیش از 20 درصد از آن به

 
خارج کشور صادر می شود. 

انگور، گیاهان دارویی و محصولات باغی از دیگر محصولات کشاورزي این شهرستان است که مرغوب و داراي ظرفیت صادرات و
فرآوري است اما تجاري سازي این تولیدات مورد بی توجهی و یا فراموشی قرار گرفته و کشاورزان و فعالان اقتصادي را از داشتن سود

 
زیاد محروم کرده است. 

بی توجهی به فرآوري، برندسازي، نگهداري و تجاري سازي محصولات کشاورزي در تیران و کرون در مقطع زمانی خاص که مشکل
کمبود تقاضا محصول خام فراگیر می شود چالش هاي خود را نشان می دهد و مدیریت این شهرستان با نارضایتی و حجمی از
اعتراض ها روبرو خواهد شد و پیش از اینکه فعالان بخش کشاورزي خسارت ببینند و نسبت به بی تدبیري و نبود آینده نگري ها

 
اعتراض کنند، لازم است مسوولان امر در رفع این مشکلات چاره اي بیندیشند. 

خبرگزاري جمهوري اسلامی استان اصفهان در همین ارتباط میزگردي با عنوان" تجاري سازي محصولات کشاورزي و صنایع تبدیلی
نیاز ضروري کشاورزي تیران و کرون" با حضور شهرام آذرپی معاون برنامه ریزي و عمرانی فرمانداري تیران و کرون، رضا طاهري
رئیس دانشگاه علمی و کاربردي تیران، غلامرضا حیدري کارآفرین و نماینده کشاورزان شهرستان، رامین ناظمی معاون فنی اداره و

 
ایمان قدیري کارشناس اداره جهاد کشاورزي تیران و کرون برگزار کرد. 

 
ضرورت سرمایه گذاري براي تجاري سازي محصولات 

معاون فنی اداره جهاد کشاورزي تیران و کرون گفت: صنایع تبدیلی حلقه مفقود در حوزه کشاورزي این شهرستان محسوب و موضوع

 
مهم تجاري سازي مغفول مانده است. 

رامین ناظمی در این میزگرد ایرنا با اشاره به فعالیت گسترده در تولید محصولات گلخانه، تولید داروهاي گیاهی و انگور در این منطقه
افزود: عرضه محصولات این شهرستان با واسطه ها و دلالان و شرکت هاي مهم در بازار انجام می شود و سرمایه گذاري براي تجاري



 
سازي محصولات انجام نشده است. 

وي با بیان اینکه سالانه 12 تن انگور، 2 تن زعفران، 2 تن موسیر، 36 هزار تن محصول گلخانه اي در تیران و کرون تولید می شود

 
اظهارداشت: 60 درصد از تولید انگور شهرستان مصرف خوراکی و مابقی آن براي تولید شیره، سرکه و کشمش استفاده می شود. 

وي اضافه کرد: 90 درصد از کل تولید محصولات گلخانه اي شهرستان فلفل و مابقی خیار، گوجه زیتونی است که 20 درصد از کل

 
تولید این بخش قابلیت صادراتی و فروش ویژه ندارد و در بازارهاي محلی عرضه می شود. 

 
لزوم ایجاد سردخانه و تمرکز بر صنایع تبدیلی 

معاون فنی اداره جهاد کشاورزي تیران و کرون بیان کرد: تمام تلاش کشاورزان منطقه عرضه بلافاصله این محصولات در بازار است و
زیرساخت مثل سردخانه براي نگهداري از تولیدات کشاورزي وجود ندارد که این موضوع تهدیدي جدي براي سرمایه گذاران این

 
بخش در مواقع حساس و نبود تقاضا محسوب می شود. 

به گفته وي نبود زیرساخت و سرمایه گذاري در بخش صنایع تبدیلی منفعت را کاهش داده و محصولات مرغوب این شهرستان با برند

 
دیگر مناطق کشور عرضه می شود و بخش عمده سود به جیب واسطه ها می رود. 

وي اضافه کرد: تاکنون تمرکز کمتري از سوي مسئولان و سرمایه گذاران براي فعالیت در حوزه صنایع تبدیلی و تجاري سازي
محصولات کشاورزي شده که باید فعالیت تبلیغی و هدف گذاري منطقی انجام شود که زمینه ساز اشتغال، سودآوري و جلوگیري از

 
خسارت در مواقع بحرانی خواهد شد. 

ناظمی با اشاره مرغوبیت زعفران تیران و کرون گفت: این محصول به صورت خام عرضه می شود و با توجه به افزایش هزینه هاي

 
کاشت و برداشت، رغبت ادامه فعالیت را امسال از کشاورزان گرفته و منفعت چندانی براي آن ها نداشته است. 

وي آینده نگري براي محصولات کشاورزي را مهم بیان کرد و یادآورشد: تجاري سازي، توسعه گلخانه اي متناسب با نیاز، نتدبیر براي
نگهداري محصولات کشاورزي را مهم بیان کرد و ادامه داد: تشکیل کارگروهی براي تصمیم سازي در این حوزه با حضور نهادهاي

 
مرتبط براي هم افزایی در جهت تجاري محصولات لازم است. 

وي یادآور شد: فرآیندهاي اخذ مجوز از سازمان غذا و دارو سخت است و کمتر افراد قادر به دریافت این مجوزها خواهند بود که این

 
موضوع یکی از موانع پیش روي صنایع تبدیلی و فرآوري تولیدات کشاورزي بوده است. 

معاون جهاد کشاورزي تیران و کرون خاطرنشان کرد: مشغله و ماموریت هاي متعدد، دیوانسالاري اداري در سازمان جهاد کشاورزي

 
فرصت را براي تصمیم گیري و سیاست گذاري از بین برده و بخش خصوصی نیز براي پیشرفت کار همچنان قدرتمند نشده است. 

 
احداث شهرك صنایع غذایی در تیران و کرون 

کارشناس کشاورزي مدیریت جهاد کشاورزي تیران و کرون گفت: راه اندازي شهرك صنعتی با رویکرد صنایع غذایی متناسب با

 
تولیدات بخش کشاورزي این شهرستان لازم است. 



ایمان قدیري در این میزگرد خبري ایرنا افزود: کیفیت و میزان تولید در این شهرستان در سطح بالایی در مقایسه با دیگر مناطق
استان اصفهان است اما براي تجاري سازي و فرآوري این محصولات تاکنون کاري نشده و زمینه براي سرمایه گذار و جذب سرمایه

 
فراهم نشده است. 

وي ادامه داد: بروکراسی سخت اداري و وثیقه هاي سنگین تسهیلات بانکی امید و انگیزه را براي افراد جهت مشارکت در راه اندازي

 
کارخانه هاي صنایع تبدیلی و فراوري محصولات کشاورزي از بین برده است. 

وي با بیان اینکه برخی از کشاورزان به صورت سنتی محصولات کشاورزي خود را فرآوري می کنند، یادآور شد: روش هاي سنتی بازار

 
خوبی ندارد و مورد استقبال قرار نمی گیرد. 

کارشناس کشاورزي مدیریت جهاد کشاورزي تیران و کرون با اشاره به اینکه موسیر تیران و کرون به استان هاي همدان کرمانشاه
فروخته و یا توسط واسطه ها به کشورهاي عربی صادر می شود، اظهارداشت: بازار داخلی این محصول براي مصرف در لبنیات است و

 
فرآوري دیگر نمی شود. 

وي صادرات زعفران این شهرستان به کشورهاي خارجی را از یک ویژگی و خاصیت این محصول بیان کرد و گفت: زعفران به

 
افغانستان صادر و و از آنجا به اسپانیا و با برند آن کشور در بازارهاي جهانی از جمله ایران عرضه می شود. 

 
حذف شرایط سخت سرمایه گذاري 

یک فعال کارآفرینی و فعال کشاورزي در تیران گفت: شرایط سرمایه گذاري براي فرآوري و تجاري سازي از تولید سخت تر است و

 
همین موضوع انگیزه هاي سرمایه گذاري را به سمت احداث گلخانه و یا کشت محصول به جاي صنایع غذایی می برد. 

غلامرضا حیدري که به نمایندگی از جمعی از کشاورزان و به عنوان فعال کارآفرینی و تجاري سازي در این میزگرد خبري حضور
داشت، افزود: در حال حاضر با توجه به سود کوتاه مدت ناشی از فروش محصولات گلخانه اي و یا گیاهان دارویی افرادي زیادي دارایی

 
خود را به این سمت هدایت کرده اند و کمتر به فرآوري و تجاري سازي توجه شده است. 

وي با بیان اینکه کاهش تقاضا براي محصولات تولیدي و یا افزایش هزینه هاي تولید، تهدیدي جدي براي حوزه کشاورزي است،

 
اظهارداشت: سال گذشته قیمت هر کیلوگرم فلفل دلمه اي به چهار هزار تومان رسید که تهدید و خسارت براي این قشر بود. 

وي با بیان اینکه سرمازدگی یک تهدید براي محصول انگور تیران است، خاطرنشان کرد: برگ درخت انگور، قوره، سرکه، شیره و
کشمش داراي سود زیادي است اما کمتر کشاورزان در این سمت برنامه ریزي و اقدام کرده اند و فروش انگور در بازارها براي خوراکی

 
تنها انگیزه باغداران این منطقه است. 

به گفته حیدري ترشی برگ انگور، سرکه و شیره از جمله محصولات فرآوري شده انگور با سود و منفعت بیش از خام فروشی این

 
محصول باغی است اما دقت و تمرکزي از سوي کشاورز و هدایت و برنامه ریزي از سوي مسئولان و کارشناسان براي آن نشده است. 

وي ادامه داد: مساحت کوچک باغ ها و نبود نگاه اقتصادي به محصول انگور تاکنون مانع از صنعتی شدن این عرصه در تیران و کرون



شده و با وجود افزایش هزینه هاي نگهداري و نبود تجهیزات مورد نیاز افراد کمتر به این سمت رفته اند که محصول انگور را تجاري

 
کنند. 

 
ضرورت تسهیل در ارایه تسهیلات بانکی 

به گفته این فعال در حوزه کشاورزي ارائه تسهیلات بانکی در این شهرستان براي فعالیت هاي اقتصادي در حوزه کارآفرینی و فرآوري
محصولات کشاورزي سخت انجام می شود و مدیریت شهرستان و ادارات متولی مثل جهاد کشاورزي، کار، تعاون و رفاه اجتماعی و

 
صنعت و معدن تجارت برنامه بلند مدت اقتصادي براي بهره گیري از ظرفیت هاي این شهرستان تنظیم نکرده اند. 

وي یادآورشد: سنگ اندازي و مانع تراشی براي کارگاه ها و بنگاه هاي کوچک زودبازده یک آسیب براي حوزه کشاورزي است چرا که

 
با توجه به این شرکت هاي کوچک قادر به توسعه فعالیت ها و مشارکت بیشتر و کاهش مشکلات در آینده خواهیم بود. 

وي ادامه داد: روابط معنایی و کاري و بدون حاشیه براي تجاري سازي محصولات کشاورزي این شهرستان نیاز و براي دست یابی به
این موضوع به همکاري و ایجاد هم افزایی بین بخشی توسط مدیریت کلان منطقه لازم است چرا که مانع تراشی هاي برخی از

 
نهادهاي اداري انگیزه فعالان اقتصادي و کارآفرین ها را از بین می برند. 

وي اضافه کرد: با وجود اینکه مسئولان در سطح ملی و استانی بر تسهیل شرایط کار و سرمایه گذاري تاکید دارند اما تعدادي از
مدیران تیران و کرون چنین دیدگاهی ندارند و محدودیت هایی را اعمال می کنند و این موضوع در سرنوشت اقتصادي این خطه اثر

 
گذاشته است. 

 
داشتن نگاه همه جانبه به تولید 

رئیس دانشگاه جامع علمی و کاربردي شهرستان تیران و کرون گفت: نگاه جامع و همه جانبه به تولید وجود ندارند و تمام سرمایه

 
گذاري و برنامه ریزي ها در مرحله اولیه این موضوع است. 

رضا طاهري به عنوان متخصص کارآفرینی، تجاري سازي و شخصیت علمی در این میزگرد ایرنا با بیان اینکه در حوزه کشاورزي
فرآوري محصولات و تولید مواد غذایی از شاخصه هاي تولید محسوب می شود، خاطرنشان کرد: مرحله تجاري سازي و جلوگیري از

 
خام فروشی کمترین حمایت و توجه را دارد و این موضوع خسارت جدي براي تولیدکنندگان است. 

وي ادامه داد: تسهیلات و شرایط آسانی براي احداث گلخانه و راه اندازي یک مزرعه وجود دارد اما زمینه و بستر براي برندسازي،

 
فرآوري و تولید محصول جدید فراهم نیست و یا شرایط سختی را پیش روي سرمایه گذار خواهد بود. 

وي بر تغییر نگرش کشاورزان و مسئولان نسبت به تولید تاکید و اضافه کرد: فعالان اقتصادي در مرحله اول تولید و یا مدیران بخش
هاي اقتصادي کشور کمترین دانش و تجربه را براي کارآفرینی و کسب و کارهاي جدید دارند و این موضوع مانع از تصمیم سازي

 
بلندمدت و هدف دار براي بخش تولید است. 

به گفته این استاد دانشگاه هدف گذاري پس از مرحله تولید را یک مولفه کارآمد براي کاهش خسارت، سودآوري و افزایش اشتغال

 
است که از خام فروشی جلوگیري می کند و منفعت و سود را افزایش می دهد. 



وي یادآور شد: مدیریت شهرستان باید برنامه اقتصادي بلند مدت و همه جانبه تنظیم کند و همسو با توسعه مساحت زیرکشت به
بخش هاي دیگر تولید مثل تجاري سازي و جلوگیري از خام فروشی توجه داشته باشد که این موضوع علاوه بر سود اقتصادي از

 
نارضایتی ها در شرایط بحرانی نیز جلوگیري خواهد کرد. 

وي پیش بینی مکان و یا شهرك براي فرآوري محصولات کشاورزي را یک ضرورت براي تیران و کرون اعلام کرد و گفت: فرمانداري
باید مکان را جانمایی، بسترها را فراهم و شرایط را براي حضور سرمایه گذار فراهم کند تا فعالان اقتصادي تنها پول و دارایی براي

 
ایجاد کار و تولید را به صحنه بیاورند. 

طاهري خاطرنشان کرد: هماهنگی بین بخشی و استفاده از ظرفیت هاي علمی و دانشگاهی براي تسهیل شرایط سرمایه گذاري و
پیشرفت کار لازم است که در این حوزه فرمانداري با استفاده از ظرفیت دفتر سرمایه گذاري استانداري اصفهان پیشگام شود و سایر

 
دستگاه هاي متولی را نیز وارد عمل بدون حاشیه و سخت گیري کند. 

وي گرد غوره را یک محصول برجسته و خوب و بدون رغیب معرفی کرد و گفت: این ماده غذایی در روزهاي اولیه رشد انگور قابل بهره
برداري است و با سرمایه گذاري در این بخش نیازي به آبیاري هاي مجدد براي شیرین شدن انگور و نگرانی سرمازدگی محصول را

 
ندارد. 

وي اضافه کرد: تشکیل تیم خاص براي فرآوري محصولات کشاورزي این شهرستان لازم است و با توجه به اینکه تاکنون فرصت هاي

 
زیادي از دست رفته، باید سریع تر متولیان امر وارد میدان عمل شوند. 

وي ادامه داد: به سرعت عمل بالایی براي حمایت از سرمایه گذار، ایجاد شهرك مواد غذایی و تسهیل شرایط جهت ورود بخش

 
خصوصی در راستاي تجاري سازي و فرآوري محصولات کشاورزي لازم است. 

 
ضرورت پیش بینی آینده بازار محصولات توسط جهاد کشاورزي 

معاون برنامه ریزي و عمرانی فرمانداري تیران و کرون گفت: جهاد کشاورزي آینده بازار محصولات کشاورزي شهرستان را پیش بینی

 
کند و تنها سطح زیر کشت را افزایش ندهد. 

شهرام آذرپی در میزگرد خبري ایرنا استان اصفهان با بیان اینکه تامین زیرساخت هاي توسعه سطح زیر کشت مثل آب و انرژي در
مرحله توسعه بخش هاي کشاورزي و وجود بازار فروش آن در مرحله دوم حائز اهمیت است، افزود: تیران و کرون جز مناطق قرمز در

 
وضعیت آب است که به همین خاطر باید این موضوع در توسعه کشاورزي مورد توجه باشد. 

وي کاهش دما در این منطقه و توسعه گسترده گلخانه را نیازمند نگاه جامعه به حوزه تولید دانست و گفت: باید زیرساخت هاي لازم

 
در تامین گاز مورد توجه باشد که در شرایط سرما گلخانه دار دچار آسیب نشود. 

آذرپی نبود سردخانه براي نگهداري محصولات کشاورزي و نبود کارخانه براي صنایع تبدیلی را از چالش هاي پس از مرحله تولید
برشمرد و اظهارداشت: در صورت نبود بازار براي محصولات کشاورزي به ویژه تولیدات گلخانه اي امکان نگهداري بلند مدت و یا

 
فرآوري آن ها وجود ندارد. 



 
وي ادامه داد: نباید نسبت به محصول مرغوب شهرستان بی توجهی کرد و با خام فروشی مانع سودآوري و منفعت چند برابري بشویم. 

معاون فرماندار تیران و کرون با بیان اینکه روغن هسته انگور قابلیت بهره برداري دارد، خاطرنشان کرد: کمترین استفاده تجاري از این

 
محصول در این شهرستان انجام می شود و اگر موضوع فراوري جدي گرفته شود سود اقتصادي زیادي به سرمایه گذار می رسد. 

 
داشتن چشم انداز مشخص تولید 

وي ادامه داد: اگرچه در حوزه تولید موفقیت هایی بدست آمده اما باید دغدغه ها و چالش ها مورد دقت و توجه قرار دهیم و در این

 
خصوص تدوین برنامه و چشم انداز لازم است که مدیریت شهرستان آمادگی همکاري براي هدف گذاري صحیح را دارد. 

به گفته وي مدیریت جهاد کشاورزي شهرستان براي تهیه سند چشم انداز تولید در این بخش برنامه ریزي کند و سهم دستگاه هاي
مختلف مثل صنعت معدن و تجارت، سازمان غذا و دارو، دانشگاه ها، کار، تعاون و رفاه اجتماعی، بانک ها و سرمایه گذاران را مشخص

 
کند و مدیریت شهرستان در این خصوص با آن ها همکاري خواهد کرد. 

اصفهان در تولید گل شب بو، پیاز، سیب زمینی مینی تیوبر، گوشت بوقلمون، شیر خام، گوشت مرغ، ماهیان زینتی و گرمابی و جوجه

 
بومی، گاوداري صنعتی و مبارزه با سِن گندم رتبه نخست کشور را دارد. 

این استان در تولید تخم مرغ، بهِ، گل محمدي و گلرنگ، رتبه دوم و در تولید قارچ، گل و گیاهان زینتی، سبزي و صیفی، سیب
درختی، سیب زمینی و خربزه رتبه سوم کشوري را دارد.



حال ناخوش واحدهاي تولیدي کهگیلویه و بویراحمد / رئیس سازمان صمت

دقیقاً کجایی؟

منبع: کبنا نیوزشماره خبر:  353  |  تاریخ: 1399/08/26

دستگاه هاي نظارتی، باید بخاطر این همه قصور و کوتاهی بعضی مدیران ادارات مرتبط با این فاجعه، به موضوع ورود نماید و
مدیران کم کار و مسامحه کار را به دست قانون بسپارد تا متوجه شوند که هرگاه کارخانه اي تعطیل می شود معضلات

اجتماعی مربوطه دامنگیر جامعه می شود.

 
 

 
عکس تزئینی می باشد. 

 
کبنا ؛متن ارسالی؛ مگر سکان تنها سازمان متولی صنعت، ایجاد شغل، تولید سرمایه در بخش صنعت، بازار و.... در دست شما نیست؟ 

 
مگر نمی بینی در استان کهگیلویه و بویراحمد چه خبر است؟ 

 
مگر صداي فریاد و گرسنگی مردم و خیل بیکاران و جوانان بی شغل را نمی شنوي؟ 

 
مگر شما در خصوص کارآفرینی و ایجاد سرمایه گذاري و ایجاد اشتغال پایدار مسئولیت نداري؟ 

 
مگر نمی بینی که شهرك هاي صنعتی تبدیل به گورستانِ کارخانجات صنعتی شده است؟ 

 
مگر صداي مسئولین ارشد استان کهگیلویه و بویراحمد را نمی شنوي؟ 

همین دیروز نماینده محترم مردم کهگیلویه بزرگ در بازدید از شهرك صنعتی بردیان در چرام که بیشترین واحدهاي تولیدي در آن
مستقرند اظهار کردند: «در حال حاضر تنها واحد فعالی که در این شهرك صنعتی وجود دارد کارخانه اتصالات لوله می باشد و باید

 
مسولان استانی و شهرستانی تلاش کنند تا مابقی کارخانه ها را از وضعیت راکد خارج کنیم». 

 
واقعاً مایه شرم و ننگ است که این همه کارخانه صنعتی زمین گیر شده اند و هیچکس فریاد نزده است! 

به جاي اینکه رئیس سازمان صنعت معدن و تجارت استان کهگیلویه و بویراحمد و معاون اقتصادي استانداري فریاد بزنند و دست به

 
کار شود، نماینده مردم از شدت درد و احساس مسئولیت فریاد بر می آورد که سرمایه هاي اشتغالزا به خاك سیاه نشسته اند 

 
این صحبت «موحد»، احساس مسئولیت وي در خصوص مردم است، مردمی که خواهان کار و شغل و رونق اقتصادي هستند. 

 
مدیر سازمان صنعت معدن و تجارت استان کهگیلویه و بویراحمد به مردم بگو که دقیقاً کجایی؟ 

نماینده دلسوز مردم کهگیلویه بزرگ از سوزِ درد فریاد می زند زیرا او می داند زمین گیر شدن کارخانجات یعنی چه، ولی انگار

 
مسئولین اقتصادي استان کهگیلویه و بویراحمد این درد را خوب متوجه نمی شوند. 



ولی حرف هاي او نشان دهنده درد عمیقی است که باید در جلسات مختلف در خوزه هاي اقتصادي مورد بحث و بررسی واقع شود و

 
در میدان عمل مورد توجه مسئولان واقع گردد. 

 
 عکس تزئینی می باشد. 

وقتی او می گوید: مسئولان باید تلاش کنند تا بقیه کارخانجات این شهرك هم فعال شوند، باید بدانیم که اکثریت قریب به اتفاقِ
واحدهاي تولیدي که سرمایه هاي مردم براي ایجاد اشتغال و رونق اقتصادي هستند، زمین گیر شده اند،. نیک می دانیم که صاحبان
این واحدهاي تولیدي و مسئولان قبلی اداري و بانکی چه زحمت هایی کشیده اند تا این کارخانجات احداث شده و به تولید رسیده اند
و در اثر بی مبالاتی و کوتاهی بعضی مدیران ادارات و دستگاه هاي اقتصادي مرتبط با تولیدات صنعتی، زمین گیر شده اند و اکنون

 
نماینده مجلس با این گفته هایش حجت را بر مسئولین اقتصادي بویژه سازمان صنعت معدن و تجارت استان تمام کرده، 

به نظر می رسد لازم است دستگاه هاي نظارتی، باید بخاطر این همه قصور و کوتاهی بعضی مدیران ادارات مرتبط با این فاجعه، به
موضوع ورود نماید و مدیران کم کار و مسامحه کار را به دست قانون بسپارد تا متوجه شوند که هرگاه کارخانه اي تعطیل می شود

 
معضلات اجتماعی مربوطه دامنگیر جامعه می شود. 

البته وضعیت سایر شهرکهاي صنعتی استان کهگیلویه و بویراحمد و واحدهاي تولیدي صنعتی خارج از شهرك هاي صنعتی بهتر از

 
وضعیت حاکم بر این شهرك صنعتی نیست. 

امیدواریم سخنان دردآور نماینده استان کهگیلویه و بویراحمد و سایر مسئولان دلسوز، رئیس سازمان صنعت معدن و تجارت استان
کهگیلویه و بویراحمد و سایر مسئولان اقتصادي استان کهگیلویه و بویراحمد را از خواب بی توجهی بیدار کند و پیش از آنکه کار به

 
محاکمه مردمی بکشد به خود آیند و کاري کنند و کمی از نگرانی مردم از این وضعیت اقتصادي را فرونشانند. 

مقام معظم رهبري در ابتداي سال به مناسبت سال نو، در پیامی واضح و روشن تکلیف ادارات و سازمان هاي مرتبط با اقتصاد، سرمایه
گذاري و صنعت و مدیران مربوطه را مشخص کردند ولی رفتار و عملکرد مدیران اقتصادي بویژه سازمان هاي متولی سرمایه گذاري در
استان مابه گونه اي است که انگار خود را به نشنیدن زده اند یا اصلاً مفهوم پیام را درك نکرده اند و انگار براي صنعت و سرمایه هاي
مردم در این استان، اهمیتی قائل نیستند، وقتی سخنان مسئولان دلسوز کشور را گوش می دهی و یا می خوانی، به این نتیجه می
رسیم که عملکرد بعضی مدیران در استان کهگیلویه و بویراحمد نه تنها موجب تثبیت و ارتقاي تولید نشده، بلکه در میدان عمل
کمترین توجه به سیاست هاي نظام یعنی رونق تولید شده، این وضعیت براي مردم قابل قبول نیست، بخصوص در این شرایط حساس

 
کنونی که مردم از مسئولان کار و شغل می خواهند. 
مردم می خواهند تکلیف خود را با این مدیران بدانند.



تسهیلات جدید به تعاونگران استان قزوین اختصاص یافت

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  354  |  تاریخ: 1399/08/26

خبرگزاري آریا - مدیر تعاون اداره کل تعاون، کار و رفاه
اجتماعی استان قزوین گفت: در سال جهش تولید،
تسهیلات جدید به تعاونی هاي استان براي طرح هاي
دانش بنیان، مناطق کمتر توسعه یافته، اشتغال بانوان و

 
جوانان و توسعه بازار اختصاص یافته است. 

بهگزارش روابط عمومی اداره کل تعاون،کارورفاه اجتماعی
استان قزوین حسینیمعاون تعاون اداره کل تعاون، کار و
رفاه اجتماعی استان قزوین گفت: در سالجهشتولید،
تسهیلات جدید به تعاونی هاي استان براي طرح هاي

 
دانش بنیان، مناطقکمتر توسعه یافته، اشتغال بانوان و جوانان و توسعه بازار اختصاص یافته است. 

سیدجلیل حسینی با اشاره به این تسهیلات،اظهارکرد: یک خط اعتباري 50 میلیارد تومانی براي تعاونی هاي دانش بنیان باسود هشت
تا 12 درصد در نظر گرفته شده است و تعاونی هاي مربوط می توانندتقاضاي خود را به بانک توسعه تعاون محل فعالیت خود ارائه

 
کنند. 

وي گفت: همچنین تسهیلاتی به مبلغ 200 میلیارد تومان براي تعاونی هایتوسعه و عمران شهرستان ها در بانک توسعه تعاون و یک
خط اعتباري دیگر بههمان مبلغ براي تعاونی هاي جوانان، زنان و... با همکاري صندوق کارآفرینیامید و بانک توسعه تعاون تعریف شده

 
است. 

وي گفت: براي توسعه بازار با همکاري صندوق کارآفرینی امید و بانکتوسعه تعاون نیز تسهیلاتی به مبلغ 200 میلیارد تومان تعیین

 
شده است تاشاهد شکوفایی و رشد تعاونی هاي استان در سال جهش تولید باشیم. 

وي اضافه کرد: سه هزار و 515 شرکت تعاونی در استان ثبت شده که از اینتعداد، 2 هزار و 436 شرکت به دلایل مختلفی نظیر

 
مسائل و مشکلات مالی،حقوقی، اجتماعی، مدیریتی و اقتصادي راکد و غیرفعال هستند. 

مدیر تعاون اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان قزوین گفت: 820تعاونی فعال در سطح استان در قالب تعاونی هاي تولیدي،

 
توزیعی و خدماتیفعالیت دارند و براي 10 هزار و 333 نفر فرصت شغلی ایجاد کرده اند. 

حسینی گفت:با توجه به نقش تعاونی هاي در شکوفایی اقتصادي و اشتغالزاییاستان، حمایت هاي قانونی براي ادامه فعالیت این تعاونی
ها ضروري است کهامیدواریم با همراهی و همکاري دستگاه هاي اجرایی شاهد تحقق آنها باشیم.



ضرورت افزایش مشارکت اجتماعی و اقتصادي دختران دانشجو

منبع: کیوسک خبرشماره خبر:  355  |  تاریخ: 1399/08/26

معاون فرهنگی و اجتماعی وزارت علوم، تحقیقات و فناوري در آئین اختتامیه رویداد کمند (کار، مهارت و نوآوري دانشجویان
دختر) دانشگاه هاي استان لرستان، گفت: اجراي رویداد کمند، باعث توسعه کارآفرینی و افزایش مشارکت اجتماعی و

اقتصادي زنان در جامعه می شود.

معاون فرهنگی و اجتماعی وزارت علوم، تحقیقات و فناوري در آئین اختتامیه رویداد کمند (کار، مهارت و نوآوري دانشجویان
دختر) دانشگاه هاي استان لرستان، گفت: اجراي رویداد کمند، باعث توسعه کارآفرینی و افزایش مشارکت اجتماعی و اقتصادي زنان

 
در جامعه می شود. 

معاون فرهنگی و اجتماعی وزارت علوم، تحقیقات و فناوري در آئین اختتامیه رویداد کمند (کار، مهارت و نوآوري دانشجویان دختر)
دانشگاه هاي استان لرستان، گفت: اجراي رویداد کمند، باعث توسعه کارآفرینی و افزایش مشارکت اجتماعی و اقتصادي زنان در

 
جامعه می شود. 

به گزارش کیوسک خبر به نقل از ایلنا، آئین اختتامیه رویداد کمند (کار، مهارت و نوآوري دانشجویان دختر) دانشگاه هاي استان
لرستان، با حضور برخط (مجازي) معصومه ابتکار، معاون رئیس جمهوري در امور زنان و خانواده و غلامرضا غفاري معاون فرهنگی و

 
اجتماعی وزارت علوم، تحقیقات و فناوري و دکتر خسرو عزیزي رئیس دانشگاه لرستان برگزار شد. 

غفاري در این آیین طی سخنانی اظهار داشت: اجراي رویداد کمند، مرهون این موضوع است که مسئولیت پذیري اجتماعی دانشگاه ها

 
بیشتر از گذشته شود و دانشگاه یک دانشگاه کارآفرین باشد. 

وي بیان کرد: هرچقدر میزان مهارت آموزي و مشارکت اجتماعی و اقتصادي دانشجویان به ویژه دانشجویان دختر، بیشتر شود سریع

 
تر می توان در مسیر توسعه پایدار، گام برداشت. 

غفاري تصریح کرد: اجراي برنامه هایی همچون رویداد کمند (کار، مهارت و نوآوري دانشجویان دختر)، بسترسازي مناسب براي

 
حمایت از خلاقیت ها و نوآوري هاي دانشجویان دختر است و نتایج اجتماعی و اقتصادي مثبتی براي جامعه به دنبال دارد. 

معصومه ابتکار، معاون رئیس جمهوري در امور زنان و خانواده نیز گفت: اجراي موفق رویداد کمند، یک اقدام خوب براي حمایت از

 
اشتغالزایی، کارآفرینی، خلاقیت و نوآوري دانشجویان دختر است و بایستی این رویداد در سطح دانشگاه هاي کشور توسعه یابد. 

وي تصریح کرد: هدف ما این است که بسترهاي کار به گونه اي تقویت شوند که تعداد بیشتري از دانشجویان دختر کشور بتوانند در

 
این رویداد اثرگذار، مشارکت داشته باشند. 

ابتکار توضیح داد: از جمله اهداف و برنامه هاي آتی این است که بتوانیم رویدادهاي استارتاپی در حوزه کارآفرینی دانشجویان دختر را

 
در سطح کشور، توسعه دهیم. 



وي بیان کرد: اینکه بیش از 30 درصد از نیروي کار شرکت هاي دانش بنیان در اقتصاد ما را زنان تشکیل می دهند یک دستاورد مهم

 
است و تلاش ما هم این است که مشارکت اجتماعی و اقتصادي زنان گسترش یابد. 

معاون رئیس جمهوري در امور زنان و خانواده ضمن قدردانی از تیم مدیریتی دانشگاه لرستان به خاطر برگزاري رویداد کمند، توضیح
داد: از جمله برنامه هاي رویداد کمند این است که دانشجویان دختر بتوانند توانمندي هاي خود را ارتقاء داده و در همه حوزه ها،

 
موفقیت هاي بیشتري کسب کنند. 

در ابتداي این مراسم، خسرو عزیزي، رئیس دانشگاه لرستان اظهار داشت: اجراي رویداد ملی کمند، در جهت تقویت کارآفرینی و
مهارت آموزي دانشجویان دختر، یک اقدام اثرگذار است که خوشبختانه در دانشگاه لرستان نیز اجرا شده است و در مجموع در سطح

 
کشور، تعداد 10 دانشگاه این رویداد ملی دانشجویی را برگزار کرده.اند. 

عزیزي، افزود: رویکرد وزارت علوم، سوق دادن دانشگاه هاي کشور به سوي دانشگاه هاي کارآفرین است و خوشبختانه در دانشگاه
لرستان نیز اقدامات خوبی در این راستا از جمله: راه اندازي مرکز نوآوري دانشگاه، ایجاد و توسعه پارك علم و فناوري در محل سایت
مرکزي دانشگاه لرستان، ایجاد پژوهشکده زنبور عسل و فرآورده هاي آن، ایجاد مرکز تحقیقات بلوط و ایجاد مزرعه آموزشی و

 
تحقیقاتی پرورش مرغ بومی انجام شده است. 

رئیس دانشگاه لرستان بیان کرد: با اقدامات انجام شده، از بین 275 آزمایشگاه مرکزي در سطح دانشگاه ها، مراکز آموزش عالی و
مؤسسات تحقیقاتی و پژوهشی کشور، آزمایشگاه مرکزي دانشگاه لرستان رتبه 25 را کسب کرده است که این هم یک موفقیت مهم

 
در راستاي تقویت تحقیقات و پژوهش هاي کاربردي در محیط دانشگاهی است. 

وي تشریح کرد: هرچه مهارت آموزي و کارآفرینی را در سطح دانشجویان گسترش دهیم نقش و اثرگذاري دانشگاه براي رفع مشکلات

 
و چالش هاي استانی و منطقه اي، بیشتر خواهد شد. 

رئیس دانشگاه لرستان افزود: حمایت از پایان نامه هاي دانشجویی تقاضامحور نیز در راستاي توسعه کارآفرینی و تحقیقات و پژوهش

 
هاي کاربردي است. 

وي تصریح کرد: بایستی بیش از پیش، همکاري ها و ارتباطات مشترك دانشگاه با بخش هاي اجرایی، خصوصی، صنعتی، اقتصادي و

 
دانش بنیان را تقویت کرد تا بتوان گام هاي اثرگذارتري براي رفع مشکلات جامعه برداشت. 

حجت الاسلام و المسلمین حسین فلاحی اصل، معاون فرهنگی و اجتماعی دانشگاه لرستان و دبیر رویداد ملی کمند دانشگاه هاي
استان لرستان نیز گفت: باعث خرسندي است که دانشگاه لرستان نیز از جمله 10 دانشگاه منتخب کشور است که طرح ملی کمند در

 
آنها اجرا شده است. 

فلاحی اصل، توضیح داد: در مرحله اول داوري آثار ارسال شده، از تعداد 193 اثر تعداد 168 اثر به مرحله بعدي ارسال شدند و در
نهایت براساس داوري نهایی، تعداد 13 اثر در رویداد کمند استان لرستان که ویژه دانشجویان دختر دانشگاه هاي این استان است به

 
عنوان آثار برگزیده انتخاب شدند. 

وي تشریح کرد: ایده ها و آثار برتر مورد حمایت مدیریت کارآفرینی دانشگاه، قرار می گیرد؛ همچنین تلاش شده است نشست هاي



 
مختلف نقد و بررسی همراه با کارگاه هاي مختلف آموزشی براي ارتقاي این رویداد ملی برگزار شوند. 

وي افزود: اجراي رویداد کمند، یک گام مهم در راستاي حمایت از توانمندي ها و استعدادهاي دانشجویان دختر است که خود به خود،

 
منجر به رشد کارآفرینی و اشتغال در جامعه می شود. 

 
گفتنی است اسامی برگزیدگان رویداد کمند استان لرستان به این شرح است: 

 
بخش اول: طراحی و گرافیک: 

 
رتبه اول: ملیکا اسلامی، دانشگاه لرستان. 

 
رتبه دوم: فاطمه فتاحی، دانشگاه لرستان. 

 
رتبه سوم: هانیه آسال، دانشگاه لرستان. 

 
شایسته تقدیر: پردیس طاهري، دانشگاه فنی و حرفه اي. 

 
بخش دوم: طراحی و دوخت لباس: 

 
رتبه اول: شکوفه محمدپور، دانشگاه فنی و حرفه اي. 

 
رتبه دوم: کلثوم رضایی، دانشگاه فنی و حرفه اي. 

 
رتبه سوم: محدثه آذرخش، دانشگاه لرستان. 

 
شایسته تقدیر: شهلا گله دار. 

 
بخش سوم: صنایع دستی: 

 
رتبه اول: خاطره زمانیان، دانشگاه فنی و حرفه اي. 

 
رتبه دوم: یلدا یعقوبی منش، دانشگاه پیام نور خرم آباد. 

 
رتبه سوم: تیم گروهی کانون مهدویت، دانشگاه لرستان. 

 
شایسته تقدیر: سیما رضا، دانشگاه لرستان. 

 
بخش چهارم: مهندسی و معماري: 



شایسته تقدیر: فاطمه گودرزي، دانشگاه فنی و حرفه اي.



انتشار جدول امتیاز ترفیع اساتید دانشگاه آزاد

منبع: اخبار دانشگاهیشماره خبر:  356  |  تاریخ: 1399/08/26

 
 

براساس برنامه جدید دانشگاه آزاد قرار است از فعالیت هاي فناورانه و نوآورانه اساتید حمایت شود و بر این اساس امتیازاتی براي ترفیع

 
سالیانه در نظر گرفته شده است. 

به گزارش پرتال دانشگاهی و به نقل از خبرنگار مهر، در راستاي تداوم برنامه هاي دانشگاه آزاد براي تبدیل آن به دانشگاه حل مسئله،
به تازگی آیین نامه حمایت از فعالیت فناورانه اعضاي هیئت علمی دانشگاه آزاد توسط رئیس دانشگاه به رؤساي واحدهاي استانی ابلاغ

 
شد. 

آیین نامه «حمایت از فعالیت فناورانه اعضاي هیأت علمی دانشگاه آزاد» در راستاي ترویج و توسعه فرهنگ نوآوري و کارآفرینی مبتنی
بر فناوري و زمینه سازي براي تحقق اهداف دانشگاه آزاد به عنوان دانشگاه حل مسأله، زمینه سازي تجاري سازي و تدوین سیستم

 
هاي انگیزشی براي کاربردي شدن دستاوردهاي علمی اعضاي هیأت علمی در پاسخ به نیازهاي اقتصادي و صنعتی کشور ابلاغ شد. 

افزایش تاثیر اجتماعی دانشگاه و نقش آن در حل مسائل کشور در راستاي منویات مقام معظم رهبري در بند دوم و پنجم سیاست
هاي ابلاغی علم و فناوري، تقویت و افزایش انگیزه اعضاي هیات علمی براي مشارکت در طرح هاي فناورانه، فراهم کردن زمینه
اشتغال براي دانشجویان و دانش آموختگان، تقویت اقتصاد مقاومتی، تقویت فعالیت هاي آموزشی، پژوهشی و فناوري واحدهاي
دانشگاهی در موضوع تخصصی سراهاي نوآوري و تشویق اعضاي هیات علمی فناور و متخصص در زیست بودم سراها از اهداف تدوین

 
این آیین نامه به شمار می رود. 

وحید ضرغامی قائم مقام معاونت تحقیقات، فناوري و نوآوري دانشگاه آزاد در گفتگو با خبرنگار مهر، در همین رابطه اظهار کرد: با
ابلاغ این آیین نامه امیدوار هستیم، شاهد افزایش سطح کیفی مبانی علمی در کشور باشیم؛ چرا که موتور محرك علم و دانش کشور،

 
مزیت هایی براي اقتصاد و صنعت کشور به ارمغان خواهد آورد. 

ضرغامی درباره امتیازات این فعالیت ها براي اعضاي هیات علمی گفت: در این آیین نامه ترفیع اعضاي هیات علمی در دو بخش دیده
شده است؛ نخست اینکه استادي مشارکت آموزشی در حوزه فناوري دارد؛ مثلاً دانشگاهی مرکز رشد دارد و هیات علمی به عنوان



منتور و مشاور، آموزش هایی را به دانشجویان ارائه می دهد. مثالی دیگر اینکه استاد یک سمینار و یا همایشی را با موضوع کارآفرینی
برگزار می کند و یا خود او به عنوان سخنران در مراسم حضور پیدا می کند؛ در این شرایط استاد مالکیت شرکتی و فناوري ندارد اما

 
معیارهاي مرتبط با آموزش و ترویج فناوري را دارد که امتیازهایی براي ترفیع او در بخش پژوهشی و اجرایی در نظر گرفته می شود. 

وي با اشاره به اینکه در بخش دوم عضو هیات علمی، مالکیت شرکتی و فناورانه دارد، گفت: یعنی به طور مثال مدیر عامل و یا عضو
هیات مدیره یک شرکت دانش بنیان است. این عضو هیات علمی می تواند امتیاز پژوهشی و بخشی از امتیاز اجرایی را از این محل

 
کسب کند. 

ضرغامی تصریح کرد: اعضاي هیات علمی متقاضی براي استفاده از مزایاي این آیین نامه باید مستندات خود را از طریق سامانه ساجد
به شوراي مدیریت فعالیت هاي دانش بنیان ارائه کنند تا بعد از بررسی و تایید روساي استان ها به معاونت تحقیقات و فناوري و

 
نوآوري معرفی شوند. 

قائم مقام معاونت تحقیقات، فناوري و نوآوري دانشگاه آزاد بیان کرد: اعضاي هیات علمی فعال در زمینه نوآوري و فناوري که هنوز به
مرتبه استادیاري نرسیده اند، یا به عنوان دانشجوي دکتري اشتغال به تحصیل دارند به شرط گذراندن آزمون جامع از مزایاي ترفیع

 
سالیانه متناسب با این آیین نامه می توانند بهره مند می شوند. 

وي اضافه کرد: بر اساس این آیین نامه به اعضاي هیات علمی فعال در زمینه فناوري و نوآوري شاغل در واحدهاي دانشگاهی فاقد
امکانات و زیرساخت هاي فناورانه، اجازه داده می شود با کسب موافقت واحدهاي داراي زیرساخت هاي لازم در آن واحدها به فعالیت

 
فناورانه پرداخته و از مزایاي آیین نامه بهره مند شوند. 

 
نحوه امتیازدهی به اساتید براي ترفیع سالیانه بر اساس فعالیت هاي فناورانه و نوآور به شرح زیر است؛ 

 
جدول شماره یک؛ شاخص ها و نحوه امتیاز دهی براي جایگزینی فعالیت هاي فناورانه (هیات علمی مالک فناوري) 

 
 

 
جدول شماره دو؛ شاخص ها و نحوه امتیاز دهی براي جایگزینی فعالیت هاي فناورانه (ویژه هیات علمی فاقد مالکیت) 



 
 

 
منبع 

 
جدیدترین اخبار دانشگاهی - استخدامی و کنفرانس هاي علمی را در پرتال دانشگاهی مشاهده کنید. 

 
با عضویت در خبرنامه هاي تخصصی ، اخبار را در ایمیل خود دریافت کنید . 

کانال تلگرام پرتال دانشگاهی را به نشانی https://telegram.me/unpir دنبال کنید.



صادرات پاي مرغ به خاور دور

منبع: ایرناشماره خبر:  357  |  تاریخ: 1399/08/26

خرم آباد - ایرنا - با شور خاصی از کارش حرف می زند و می گوید بعد از یک ورشکستگی در خصوص کسب و کار فرآوري
گوشت و بدهکاري به بانک، در مورد صادرات پاي مرغ تحقیق کرده است و امروز این دور ریختنی ارزآور را به چین صادر می

کند.

خرم آباد - ایرنا - با شور خاصی از کارش حرف می زند و
می گوید بعد از یک ورشکستگی در خصوص کسب و کار
فرآوري گوشت و بدهکاري به بانک، در مورد صادرات پاي
مرغ تحقیق کرده است و امروز این دور ریختنی ارزآور را به

 
چین صادر می کند. 

بهزاد رشیدیان دلفان از آندسته کارآفرینانی است که با
حرارت و هیجان از کسب و کارش حرف می زند، هرچند

 
در لابلاي سخنانش رگه هایی از گلایه و انتظارات برآورده نشده وجود دارد اما سخن اصلیش رونق تولید و گذر از بند مشکلات است. 

فرهنگی که در شرف بازنشستگی است و یک بار پس از ورشکستگی در سال 86 و بازپرداخت چند برابري تسهیلات به بانک، دست از
کار نمی کشد و این بار با صادرات پاي مرغ وارد میدان تولید شده و 120 نفر را در شهر کوچک خودش ، کوهدشت، مشغول بکار

 
کرده است. 

آنطور که می گوید سال 86 در مقابل مافیاي بازار گوشت و کارکشته هاي این حوزه دوام نیاورد و نتوانست طرح فرآوري محصولات
گوشتی را به سرانجام برساند و در نهایت بعد از ورشکستگی هم مجبور شد 315 میلیون تومان وامی را که براي شروع کار گرفته بود

 
با احتساب جریمه اش به مبلغ یک میلیارد و 200 میلیون تومان پس بدهد. 

رشییدیان دلفان می گوید سال 90 پس از یک دوره ورشکستگی و بدهی به بانک، تحقیق در خصوص صادرات پاي مرغ را شروع

 
کردم و به این نتیجه رسیدم که کسب و کار جدیدي راه اندازي کنم. 

آنچنان پرشور از کارش می گوید که انگار نه انگار تا چهار سال قبل از آن یک ورشکسته و شکست خورده تولید بوده است اما به قول

 
خودش به توانایی و پشتکارش ایمان داشته است و دوباره کسب و کار جدید را راه اندازي می کند. 

این تولید کننده می گوید بیشتر از 2 سال براي دریافت کد صادراتی پیگیري کردم، پس از آن به نقشه واحد تولیدي و ملزومات آن

 
ایراداتی وارد شد اما همه را پشت سر گذاشتم و حتی چینی ها ها براي تایید کارگاه و سفارش پاي مرغ، آمدند و بازدید کردند. 

کارش را با طرح توجیهی 15 نفر اشتغال آغاز کرده و تا همین ماه قبل 70 نفر را مشغول کرده و امروز با راه اندازي فرآوري جدیدي،



 
نان 120 خانوار را با زوربازوي خودشان تامین می کند. 

رشیدیان دلفان سه سال درخواست سرمایه در گردش داده اما هنوز وامی دریافت نکرده است و درحالیکه باید براي تامین مواد اولیه

 
اش دست به دامن استان هاي همجوار می شود همچنان گوشه چشمی به دریافت این تسهیلات دارد. 

زمانی که فرآوري پاي مرغ در استانی انجام شود نباید این دور ریختنی ارزآور از کشتارگاههاي استان خارج شود بلکه باید با قیمت
واقعی در اختیار واحد فرآور قرار بگیرد اما این تولید کننده از رعایت نشدن این قانون گلایه دارد و به قول خودش نمی تواند با گردن

 
کلفت هاي خریدار پاي مرغ سایر استانها رقابت کند. 

می گوید آنها پاي مرغ کشتارگاههاي استان را گاها با پرداخت یک میلیارد تومان پیش خرید می کنند و کشتارگاهها هم به بهانه

 
اینکه پاي مرغ را معدوم کرده اند، مرا جواب می کنند و مجبور هستم به استان هاي همسایه مراجعه کنم. 

هرچند مجوز فراوري سایر ضایعات کشتارگاهی را هم از جهاد کشاورزي گرفته است اما دامپزشکی می گوید فضاي کافی براي این کار

 
ندارد و همچنان بین بود و نبود مجوزها معطل مانده است. 

مهمترین مشکلش را نبود سرمایه درگردش و خروج پاي مرغ استان به سایر استانها عنوان می کند و می گوید: فضاي سردخانه اي
براي دپوي پاي مرغ ندارد، 110 تن ظرفیت فعلی آنچنان جوابگو نیست و در حال دریافت زمین یا گسترش سردخانه موجودش است.

با خوب و بد تولید کنار آمده است و اکنون گردش مالی مجموعه اش به پنج میلیارد تومان می رسد، سالانه 500 تا 600 میلیون
تومان به کارگرانش می دهد و همه را بیمه کرده است، با شیوع کرونا هیچ کارگري اخراج نشد و همه با رعایت پروتکل ها همچنان

 
مشغول کار هستند. 

بهزاد رشیدیان دلفان تلخ و شیرین تولید را با هم قبول کرده است و به گفته خودش براي افزایش تولید و اشتغالزایی بیشتر تلاش می
کند، مصائب کارآفرینی را به جان خریده و امروز به ثبات رسیده است تا ثابت کند رونق و جهش تولید هرچند نیازمند کمک هاي

 
مسوولان و تسهیل در بروکراسی هاي اداري است اما سخت کوشی، ایده پردازي و امید هم سهم بسزایی در این مسیر ایفا می کنند. 

پاي مرغ را که شاید بسیاري از ما حس خوبی به آن نداریم در کشورهاي جنوب شرقی آسیا طرفداران بسیاري دارد و به عنوان یک
منبع مهم پروتپین استفاده می کنند و اکنون یک تولیدکننده با همه مصائب و سختی ها در مسیر درست خودکفایی و اشتغالزایی گام

 
برداشته است و این دور ریختنی چندش آور را به یک محصول ارزآور و اشتغالزا تبدیل کرده است. 

بدون شک تولید یک مسیر پر پیچ و خم و طولانی است که این کارآفرین لرستانی آن را به خوبی درك کرده و بهانه هایی مثل نبود

 
ماده اولیه، شکست، قدرت رقیبان و حتی نبود حمایت مسوولان مانعی براي حرکت روبه جلوي وي نشده است. 

مدیر صنایع تبدیلی و غذایی سازمان جهاد کشاورزي لرستان نیز به صدور مجوز توسعه واحد صادراتی پاي مرغ کوهدشت اشاره می

 
کند و می گوید: این واحد داراي خط تولید و بسته بندي است که یک برند موفق براي استان محسوب می شود. 

صیداحمد مرادي افزود: علاوه بر جلوگیري از دور ریخت ضایعات، بازاریابی خوبی توسط این واحد صورت گرفته است و فعالیت آن بر

 
اساس اعلام نیاز مقصد انجام می شود. 



وي تصریح کرد: با درخواست مجوز احداث سردخانه براي این واحدها موافقت شده است و سازمان جهاد کشاورزي حمایت هاي

 
قانونی به منظور تداوم تولید آن را انجام می دهد و در صورت تامین اعتبار لازم، تسهیلات مورد درخواست وي پرداخت خواهد شد. 

مدیرکل دامپزشکی لرستان نیز می گوید یکهزار و 266 تن پاي مرغ امسال از مبدا شهرستان کوهدشت به کشورهاي آسیایی صادر

 
شده است. 

مصطفی زبردست با بیان اینکه کشورهاي مقصد، داراي استانداردهاي خاصی براي واردات هستند افزود: این میزان توسط فعال

 
اقتصادي بخش خصوصی از نقاط مختلف کشور خریداري و به کشورهاي جنوب شرق آسیا با اولویت چین صادر شده است. 

وي با اشاره به اینکه هر تن پاي مرغ به طور متوسط 600 دلار از جمله براي کشور چین صادر می شود تصریح کرد: با توجه به

 
ظرفیت هاي موجود در استان، از این فرصت براي سرمایه گذاري و افزایش واحدهاي صنعتی استقبال می شود. 

مدیرکل دامپزشکی لرستان ادامه داد: طبق تحقیقات انجام شده پاي مرغ حاوي بسیاري از پروتئین ها، ویتامین ها و مواد معدنی است

 
که براي تولید محصولات دارویی و غذایی به کشورهاي آسیاي جنوب شرقی صادر می شود. 

زبردست گفت: باتوجه به اینکه پاي مرغ در ایران مصرف چندانی ندارد، صادرات آن یکی از ظرفیت هاي این استان محسوب می شود

 
و ارزش افزوده قابل توجهی را عاید تولیدکنندگان داخلی می کند. 

وي در خصوص ضرورت حمایت هاي لازم از این واحد اقتصادي تصریح کرد: کشتارگاههاي استان باید ضایعات پاي مرغ را در اختیار

 
استان قرار دهند و از فروش آن به سایر مناطق خودداري نمایند و دامپزشکی نیز تاکنون نسبت به این مساله پیگیر بوده است. 

مصرف سالانه گوشت مرغ در لرستان 50 هزار تن و تولید آن نیز بیش از 70 هزار تن است و در حالیکه شاید یک کارآفرین براي ورود
به این حوزه وارد مباحث کشتارگاهی و حتی مرغداري شود اما می توان ثابت کرد ایده و پشتکار در تولید حرف اول را می زند و البته
نباید براي تولید سنگ بزرگی را نشانه گرفت که نتوان آن را برداشت، تولید و کارآفرینی را می توان بدون مواد اولیه گران و وارداتی

 
آغاز کرد و از یک ورشکسته بدهکار به صادرکننده موفق یک دور ریختنی ارزآور تبدیل شد. 

 
برچسب ها 

 
- وزارت جهاد کشاورزي 

 
- توسعه صادرات 

 
- جهش تولید 

 
- کارآفرینی 

 
- گوشت مرغ 

 
- لرستان 

- سازمان دامپزشکی کشور



گرماتاب واقعی را بشناسید
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گرماتاب واقعی را بشناسید 

بازار/این روزها در هواي سرد پاییز و زمستانی کشورمان، بازار محصولات گرمایشی بسیار داغ است. در بازار محصولات تجاري و
صنعتی یکی از برترین راهکار ها از نظر بازدهی و بهینه بودن، گرمایشی تابشی است. گرمایش تابشی یا گرمایش از سقف نیز در ایران
به نام گرماتاب شناخته می شود. کلمه گرماتاب در سال 1379 براي نام گذاري گرمایش تابشی توسط ایران مشعل ابداع و ثبت
گردیده و به دلیل قدمت و بنیانگذاري در حوزه گرمایش تابشی و گرمایش صنعتی در ایران، محصولات دیگر حوزه گرمایش تابشی از

 
به اشتباه با نام گرماتاب خطاب می شوند. 

شرکت ایران مشعل فعالیت خود را از سال 1360 با هدف کارآفرینی و تولید در حوزه صنعت تاسیسات ایران، با حضور کارآفرینان ،
جوانان و متخصصان تحصیل کرده و کارآزموده آغاز کرد. تیم تحقیقاتی ایران مشعل با توجه به تجربه و سابقه درخشان شرکت و با
استعانت از نگاه پرسش گر مدیران به یکی از بزرگ ترین خلاء هاي موجود در سیستم هاي گرمایشی براي مکان ها و فضاي بزرگ
اعم از صنعتی، ورزشی، حوزه دام و کشاورزي، فضاهاي باز و.... در کشور پی برده و در راستاي رفع این نقص با شرکت آمبیراد

 
انگلستان آشنا شده که نتیجه این همکاري ارایه محصول گرماتاب به بازار ایران بوده است. 

در بازار فعلی شرکت ها و وارد کننده هاي زیادي با سوء استفاده از نام گرماتاب تلاش به ارایه محصول بخاري سقفی مشابه ایران
مشعل نموده و سعی می کنند سهمی از این بازار و بازار محصولات بخاري صنعتی و هیتر تابشی را در دست بگیرند ولی آیا این

 
محصولات و خدمات می توانند کیفیت و موفقیت گرماتاب را تکرار کنند؟ 

تفاوت گرماتاب و سایر محصولات گرمایش تابشیمتمایزترین تفاوت این رقبا با گرماتاب ایران مشعل، قیمت نسبتا پایین تر آنهاست. و

 
اما دلیل این تفاوت قیمت چیست ؟ 

هر کالا، محصول و خدمت از اجزایی تشکیل شده است که ماهیت آن را شکل می دهند (مواد اولیه ). هر کدام از این اجزا شاخص
هایی براي قیمت تمام شده هستند که با اضافه شدن هزینه هاي سربار و یک سود معقول، که روندهاي هر بازار کسب و کاري آن را

 
تعیین می کند، قیمت عرضه را مشخص می کنند. این گروه شاخص هاي آشکار هستند. 

اما گروهی از شاخص هاي تعیین کننده وجود دارند که به آنها عوامل پنهان در قیمت گذاري گفته می شوند. مانند هزینه حفظ
جایگاه برند، هزینه مشتري مداري، هزینه اعتمادسازي، هزینه تحقیق و توسعه، هزینه حفظ کیفیت همیشگی و مواردي از این دست



 
که کمتر از شاخص هاي هزینه اي آشکار، بر قیمت تاثیر ندارند. 

پس نتیجه میگیریم منطقی براي قیمت پایینتر از تولید کننده اصلی برند وجود ندارد و با خرید محصول مشابه با قیمت کمتر، نهایتا

 
مشتري است که با در اختیار داشتن کالاي بی کیفیت و بدون پشتوانه متضرر نهایی خواهد بود. 

 
شرکت ایران مشعل براي قیمت گذاري محصولات " گرماتاب " شاخص هاي متعددي را در نظر می گیرد. شاخص هایی نظیر : 

 
- انتخاب بهترین مواد اولیه موجود در بازار 

 
- دقت بسیار بالا در مونتاژ 

 
- بالاترین دوره گارانتی و خدمات پس از فروش این صنعت در ایران 

 
- بزرگترین شبکه نصب و خدمات پس از فروش این صنعت در سراسر کشور 

 
- بهره مندي از تیم هاي مهندسی قبل و بعد از فروش 

- ارائه خدمات رایگان مشاوره و امکان سنجی و مهندسی پروژهموارد فوق و بسیاري از خدمات و امکانات دیگر، تعیین کننده بهاي

 
تمام شده و به تبع آن، قیمت عرضه محصولات گرماتاب به مشتریان وفادار خود می باشد. 

محصول با کیفیت جهانیانتخاب بهترین مواد اولیه موجود در بازار و دقت بسیار بالا در مونتاژ مهمترین عوامل دخیل در کیفیت
گرماتاب بوده و دلیلی بر ارایه بلند مدت و جامع ترین گارانتی این صنعت در ایران است. این گارانتی حاصل اعتماد ما به محصول
تولیدي ایران مشعل بوده و حاصل سال ها تحقیق و توسعه و پشت سر گذاشتن آزمایش هاي فراوان در لابراتوار هاي ایران مشعل

 
است. 

 
محصولات گرماتاب 

خدمات اصلی گرماتابخدمات تخصصی قبل از فروش، امکان سنجی و مشاوره رایگان ایران مشعل یکی دیگر از وجه تمایزهاي گرماتاب
با محصولات مشابه است. شبکه گسترده نمایندگی ایران مشعل تضمین می کند که از 27 نمایندگی فعال ایران مشعل در ایران با

 
مشتریان، حداکثر 2 ساعت فاصله است. 

گارانتی و خدمات پس از فروش واقعیمحصولات گرماتاب با ضمانت نامه انحصاري شرکت ایران مشعل که شامل 5 سال گارنتی طلایی

 
فن و مشعل ، 10 سال گارانتی لوله هاي تابشی و 15 سال خدمات پس از فروش می باشد، عرضه میگردد. 

امروزه خدمات پس از فروش از اهمیت ویژه اي نزد مشتریان و همچنین صاحبان کسب و کار برخوردار است. درتعریف این خدمات
می توان به کلیه سرویس هایی که پس از فروش کالا به مشتریان ارائه میگردد اشاره نمود. این موارد شامل پیگیري خرید ، نصب و

 
راه اندازي ، آموزش ، تعمیر ، مشاوره نگهداري از محصول، پشتیبانی و شرایط استفاده از گارانتی می باشد. 

شرکت ایران مشعل پس از چهار دهه فعالیت و با توجه به نیاز بازار ایران به عنوان اولین و بزرگترین تولید کننده محصولات گرماتاب
و ارائه دهنده خدمات پس از فروش سیستم هاي گرمایش تابشی در سراسرکشور همواره سعی در ایجاد رفاه حال مصرف کننده جهت
بهره وري از محصولات گرماتاب را داشته است و به همراه 30 تیم مجرب در سراسر کشور آماده خدمات دهی در کمترین زمان ممکن
می باشد. امروز مفتخریم که بزرگترین شبکه فروش و خدمات پس از فروش این صنعت را در ایران بنا نهادیم. شبکه اي که در سراسر

 
ایام سال، آماده پاسخگویی به نیازهاي مشتریان گرامی خواهد بود. 



چطور می توانم گرماتاب بخرم ؟همواره می توانید با تماس با شماره تلفن 41402 021 از نزدیک ترین نمایندگی رسمی گرماتاب
مطلع شوید. مفتخریم با توجه به گستردگی شبکه نمایندگی گرماتاب، اعلام کنیم نزدیک ترین نمایندگی گرماتاب با شما نهایتا 2

 
ساعت فاصله دارد! 

 
به پیج اینستاگرامی «آخرین خبر» بپیوندید 
instagram.com/akharinkhabar



30 درصد نیروي کار شرکت هاي دانش بنیان کشور را زنان تشکیل می دهند

منبع: خبرگزاري قرآنشماره خبر:  359  |  تاریخ: 1399/08/26

معاون رئیس جمهور با اشاره به این که بیش از 30 درصد از نیروي کار شرکت هاي دانش بنیان در اقتصاد کشور را زنان
تشکیل می دهند،گفت: ازجمله اهداف و برنامه هاي آتی این است که بتوانیم رویدادهاي استارتاپی در حوزه کارآفرینی

دانشجویان دختر را در سطح کشور، توسعه دهیم.

معاون رئیس جمهور با اشاره به این که بیش از 30 درصد از نیروي کار شرکت هاي دانش بنیان در اقتصاد کشور را زنان تشکیل
می دهند،گفت: ازجمله اهداف و برنامه هاي آتی این است که بتوانیم رویدادهاي استارتاپی در حوزه کارآفرینی دانشجویان دختر را در

 
سطح کشور، توسعه دهیم. 

به گزارش ایکنا از لرستان، به نقل از روابط عمومی دانشگاه
لرستان، اختتامیه اولین دوره رویداد ملی «کمند» (کار، مهارت و
نوآوري دانشجویان دختر) دانشگاه هاي استان لرستان، یک
شنبه، 25 آبان با حضور برخط معاون رئیس جمهور در امور زنان
و خانواده و معاون فرهنگی و اجتماعی وزیر علوم در محل حوزه

 
ریاست دانشگاه لرستان برگزار شد. 

بنا بر این گزارش، دانشگاه لرستان ازجمله 10 دانشگاه منتخب
کشور براي اجراي رویداد ملی کمند است.این رویداد ملی با
همکاري معاونت فرهنگی و اجتماعی وزارت علوم و معاونت

ریاست جمهوري در امور زنان و خانواده، برگزار شده است.همچنین صندوق کارآفرینی امید و مدیریت کارآفرینی دانشگاه لرستان از

 
طرح هاي برگزیده، حمایت می کند. 

در نشست مجازي اختتامیه رویداد ملی کمند استان لرستان خسرو عزیزي، رئیس دانشگاه لرستان گفت: اجراي رویداد ملی کمند، در
جهت تقویت کارآفرینی و مهارت آموزي دانشجویان دختر، یک اقدام اثرگذار است که خوشبختانه در دانشگاه لرستان نیز اجرا شده

 
است و در مجموع در سطح کشور، تعداد 10 دانشگاه این رویداد ملی دانشجویی را برگزار کرده اند. 

وي افزود: رویکرد وزارت علوم، سوق دادن دانشگاه هاي کشور به سوي دانشگاه هاي کارآفرین است و خوشبختانه در دانشگاه لرستان
نیز اقدامات خوبی در این راستا انجام شده است که ازجمله می توان به راه اندازي مرکز نوآوري دانشگاه، ایجاد و توسعه پارك علم و
فناوري در محل سایت مرکزي دانشگاه لرستان، ایجاد پژوهشکده زنبور عسل و فرآورده هاي آن، ایجاد مرکز تحقیقات بلوط، ایجاد

 
مزرعه آموزشی و تحقیقاتی پرورش مرغ بومی اشاره کرد. 

رئیس دانشگاه لرستان اضافه کرد: با اقدامات انجام شده، از بین 275 آزمایشگاه مرکزي در سطح دانشگاه ها، مراکز آموزش عالی و
مؤسسات تحقیقاتی و پژوهشی کشور، آزمایشگاه مرکزي دانشگاه لرستان رتبه 25 را کسب کرده است که این هم یک موفقیت مهم

در راستاي تقویت تحقیقات و پژوهش هاي کاربردي در محیط دانشگاهی است. 



وي با بیان این که هرچه مهارت آموزي و کارآفرینی را در سطح دانشجویان گسترش دهیم نقش و اثرگذاري دانشگاه براي رفع
مشکلات و چالش هاي استانی و منطقه اي، بیشتر خواهد شد، افزود: حمایت از پایان نامه هاي دانشجویی تقاضامحور نیز در راستاي

 
توسعه کارآفرینی و تحقیقات و پژوهش هاي کاربردي است. 

عزیزي اظهارکرد: بایستی بیش از پیش، همکاري ها و ارتباطات مشترك دانشگاه با بخش هاي اجرایی، خصوصی، صنعتی، اقتصادي و

 
دانش بنیان را تقویت کرد تا بتوان گام هاي اثرگذارتري براي رفع مشکلات جامعه برداشت. 

رویداد کمند منجر به رشد کارآفرینی در جامعه می شود حجت الاسلام حسین فلاحی اصل، معاون فرهنگی و اجتماعی دانشگاه
لرستان و دبیر رویداد ملی کمند دانشگاه هاي لرستان نیز گفت: در مرحله اول داوري آثار ارسال شده، از تعداد 193 اثر تعداد 168 اثر
به مرحله بعدي ارسال شدند و در نهایت براساس داوري نهایی، تعداد 13 اثر در رویداد کمند استان لرستان که ویژه دانشجویان دختر

 
دانشگاه هاي این استان است به عنوان آثار برگزیده انتخاب شدند. 

وي با بیان این که ایده ها و آثار برتر مورد حمایت مدیریت کارآفرینی دانشگاه، قرار می گیرد؛ همچنین تلاش شده است نشست هاي
مختلف نقد و بررسی همراه با کارگاه هاي مختلف آموزشی براي ارتقاي این رویداد ملی برگزار شوند، ادامه داد: اجراي رویداد کمند،
یک گام مهم در راستاي حمایت از توانمندي ها و استعدادهاي دانشجویان دختر است که خود به خود، منجر به رشد کارآفرینی و

 
اشتغال در جامعه می شود. 

مسئولیت پذیري اجتماعی دانشگاه ها بیشتر شود غلامرضا غفاري، معاون فرهنگی و اجتماعی وزیر علوم، تحقیقات و فناوري نیز در
این نشست مجازي، با بیان این که اجراي رویداد کمند، باعث توسعه کارآفرینی و افزایش مشارکت اجتماعی و اقتصادي زنان در
جامعه می شود، اظهارکرد: اجراي رویداد کمند، مرهون این موضوع است که مسئولیت پذیري اجتماعی دانشگاه ها بیشتر از گذشته

 
شود و دانشگاه یک دانشگاه کارآفرین باشد. 

وي با اشاره به این که هرچه قدر میزان مهارت آموزي و مشارکت اجتماعی و اقتصادي دانشجویان به ویژه دانشجویان دختر، بیشتر
شود سریع تر می توان در مسیر توسعه پایدار، گام برداشت، ادامه داد: اجراي برنامه هایی همچون رویداد کمند (کار، مهارت و نوآوري
دانشجویان دختر)، بسترسازي مناسب براي حمایت از خلاقیت ها و نوآوري هاي دانشجویان دختر است و نتایج اجتماعی و اقتصادي

 
مثبتی براي جامعه به دنبال دارد. 

کمند؛ طرحی براي حمایت از نوآوري و خلاقیت در این آیین، معصومه ابتکار، معاون رئیس جمهور در امور زنان و خانواده نیز
گفت:اجراي موفق رویداد کمند، یک اقدام خوب براي حمایت از اشتغالزایی، کارآفرینی، خلاقیت و نوآوري دانشجویان دختر است و

 
بایستی این رویداد در سطح دانشگاه هاي کشور توسعه یابد. 

وي با بیان این که هدف ما این است که بسترهاي کار به گونه اي تقویت شوند که تعداد بیشتري از دانشجویان دختر کشور بتوانند در
این رویداد اثرگذار، مشارکت داشته باشند، ادامه داد: ازجمله اهداف و برنامه هاي آتی این است که بتوانیم رویدادهاي استارتاپی در

 
حوزه کارآفرینی دانشجویان دختر را در سطح کشور، توسعه دهیم. 

وي با اشاره به این که بیش از 30 درصد از نیروي کار شرکت هاي دانش بنیان در اقتصاد ما را زنان تشکیل می دهند یک دستاورد
مهم است و تلاش ما هم این است که مشارکت اجتماعی و اقتصادي زنان گسترش یابد، از تیم مدیریتی دانشگاه لرستان به خاطر



برگزاري رویداد کمند، تشکر کرد و گفت: ازجمله برنامه هاي رویداد کمند این است که دانشجویان دختر بتوانند توانمندي هاي خود

 
را ارتقاء داده و در همه حوزه ها، موفقیت هاي بیشتري کسب کنند. 

 
لازم به ذکر است، اسامی برگزیدگان رویداد ملی دانشجویی کمند استان لرستان به شرح زیر است: 

 
بخش اول: طراحی و گرافیک: 

 
رتبه اول: ملیکا اسلامی، دانشگاه لرستان 

 
رتبه دوم: فاطمه فتاحی، دانشگاه لرستان 

 
رتبه سوم: هانیه آسال، دانشگاه لرستان 

 
شایسته تقدیر: پردیس طاهري، دانشگاه فنی و حرفه اي 

 
بخش دوم: طراحی و دوخت لباس: 

 
رتبه اول: شکوفه محمدپور، دانشگاه فنی و حرفه اي 

 
رتبه دوم: کلثوم رضایی، دانشگاه فنی و حرفه اي 

 
رتبه سوم: محدثه آذرخش، دانشگاه لرستان 

 
شایسته تقدیر: شهلا گله دار 

 
بخش سوم: صنایع دستی: 

 
رتبه اول: خاطره زمانیان، دانشگاه فنی و حرفه اي 

 
رتبه دوم: یلدا یعقوبی منش، دانشگاه پیام نور خرم آباد. 

 
رتبه سوم: تیم گروهی کانون مهدویت، دانشگاه لرستان 

 
شایسته تقدیر: سیما رضا، دانشگاه لرستان 

 
بخش چهارم: مهندسی و معماري: 

 
شایسته تقدیر: فاطمه گودرزي، دانشگاه فنی و حرفه اي 



 
گزارش تصویري رویداد ملی «کار، مهارت و نوآوري» دانشجویان دختر لرستان 

انتهاي پیام



حضور مدیر صندوق کارآفرینی امید استان آذربایجان شرقی در مرکز سامد

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  360  |  تاریخ: 1399/08/26

مدیر صندوق کارآفرینی امید استان جهت پاسخگویی به
سوالات تلفنی شهروندان در محل سامانه ارتباط مردمی

 
دولت (سامد) استانداري آذربایجان شرقی حضور یافت. 

به گزارش روابط عمومی صندوق استان، محمد کریم زاده
گفت: بنا به دعوت دفتر مدیریت عملکرد، بازرسی و امور
حقوقی استانداري آذربایجان شرقی با حضور در مرکز سامد
پاسخگوي سوالات، درخواست ها، پیشنهادات و شکارات

تلفنی مردم استان آذربایجان شرقی بودم.



دورنماي رابطه ایران و آمریکا پس از ترامپ

منبع: سوكشماره خبر:  361  |  تاریخ: 1399/08/26

میرسلیم با بیان اینکه آمریکا باید خسارت هاي مادي و معنوي وارده بر ایران را جبران کند گفت: آمریکا باید نشان دهد
دست از رویه استکباري و ضد بشري خود برداشته است وگرنه باید منتظر عواقب بسیار هولناکی باشد.

به گزارش سوك، سیدمصطفی میرسلیم با اشاره به انتخابات ریاست
جمهوري ایالات متحده گفت که وقتی راهبرد دولت آمریکا در هفتاد
سال گذشته نسبت به ایران تغییري نکرده و حتی بعد از پیروزي
انقلاب اسلامی، کینه توزي هم بر آن افزوده شده نباید توقع داشت

 
راهبرد ایران براثر انتخابات آمریکا، دچار تحول شود. 

 
مشروح گفت وگو با مصطفی میرسلیم، نماینده تهران در مجلس شوراي اسلامی را در زیر می خوانید: 

شما پیش از این عنوان کرده بودید ترامپ و بایدن دو روي یک سکه اند، آیا فکر می کنید پس از انتخابات اخیر ریاست جمهوري

 
آمریکا، تغییري در سیاست خارجی جمهوري اسلامی رخ خواهد داد؟ 

سیاست نظام جمهوري اسلامی ایران در برابر آمریکا اقلا داراي دو لایه است: یک لایه راهبردي و دیگري لایه عملیاتی یا کاربردي.

 
هرکدام از این دو لایه باید به دقت بررسی شود و پاسخ مناسب آن تشریح شود. 

 
یعنی شما اعتقادي به تغییر راهبردي ندارید؟ 

وقتی راهبرد دولت آمریکا در هفتاد سال گذشته نسبت به ایران تغییري نکرده و حتی بعد از پیروزي انقلاب اسلامی اصلاح که نشده،
هیچ، کینه توزي هم بر آن افزوده شده است، چگونه توقع دارید راهبرد جمهوري اسلامی بر اثر این قبیل حرکات انتخاباتی، دچار
تحول شود؟ دلائلی که در این باره می توان مطرح کرد، به برنامه هایی برمی گردد که آمریکا علیه ایران به اجرا گذارد؛ بخشی از آن
برنامه ها پس از تسخیر لانه جاسوسی افشا شد و برخی دیگر با بروز جنگ عراق علیه ایران و رفتار آمریکا در زمینه هاي یورش
فرهنگی و اقتصادي و اجتماعی پس از شکست در زمینه سیاسی آشکار شد؛ سیاستمداران آمریکایی متوجه شدند که آنچه با پیروزي
انقلاب اسلامی رخ داد، ابعادي فراگیرتر از انقلاب مشروطه و نهضت ملی شدن صنعت نفت دارد؛ به ویژه متوجه شدند که انگیزه هاي
آرمانی یعنی اعتقادي و دینی در انقلاب اسلامی بر سایر انگیزه هاي سیاسی و اقتصادي قبلی، غلبه دارد و آنها را کاملا تحت الشعاع
خود قرارداده است: شعار سراسري استقلال، آزادي جمهوري اسلامی بسیار فراتر از اهداف مشروطه و نهضت ملی شدن صنعت نفت
بود و هدف آن نجات ایران از یوغ سرسپردگی به آمریکا و نجات کشور از سیطره استکبار بر سرنوشت مردم ایران بود و این موضوع

 
نفی بنیادین سلطه آمریکا بر مقدرات ایرانیان بود که با این مشخصات براي اولین بار در دنیا مطرح می شد. 

 
و پیروزي انقلاب اسلامی را آغاز این روند می دانید؟ 



پیروزي انقلاب اسلامی باعث تحیّر سیاستمداران آمریکایی شد ولی متوجه عمق تحولی که در ایران رخ داده بود نشدند و نخواستند
آن را به رسمیت بشمرند و بدان احترام گذارند و گمان برده بودند که با همان ترفندهایی که قبلا در ایران و برخی از کشورهاي دیگر،
براي براندازي حکومت هاي ملی به کار برده بودند می توانند انقلاب اسلامی را نیز سرنگون کنند و این فرآیند را به اجرا گذاشته بودند
تا این که با تسخیر لانه جاسوسی به طور کامل عنادشان افشا شد و چون آن تسخیر در تاریخ آمریکا بی سابقه بود باعث تحقیر شدید
ابر قدرتی سلطه گر به دست کسانی شد که براي حضور در میهن شان از آنها حق توحش می ستاندند! کینه توزي از آن زمان، بر
سیاست هاي آمریکا اضافه شد. پس از آن در آمریکا و اروپا و بویژه در اسرائیل که دست نشانده انگلیس و تحت حمایت کامل آمریکا
بود و هست، بررسی هاي دقیق تاریخی و تحقیقات جامعه شناسانه و پژوهش هاي دینی درباره اسلام و تحقیقات مذهبی درباره تشیع
آغاز شد و محصول آن هزاران مقاله و صدها کتاب است که ما در مرکز بازشناسی اسلام و ایران فهرست آنها را گردآوري کردیم و آن
مطالعات شناخت آنها را نسبت به ما ایرانیان و اسلام و تشیع بسیار دقیق تر از کلیاتی که قبلا کم و بیش می دانستند کرد. از جمله
نکات مهمی که آنها دریافتند این بود که دین اسلام و بویژه مذهب تشیع ویژگی هایی به لحاظ اجتماعی در ایرانیان بوجود آورده که
مانع به خدمت درآوردن آنها به نفع مطامع استکباریشان می شود و اگر با ترفندهایی بتوانند مدتی بر آنها مسلط شوند، آنها به اتکاي
مبانی محکم اعتقادي خود دیر یا زود دست به قیام می زنند و خود را از زیر بار ستم می رهانند و حتی ستمگر را به کیش خود درمی

 
آورند! 

 
اقدامات آنها چه آثاري از خود به جاي گذاشت؟ 

در چند مقطع بعد از پیروزي انقلاب اسلامی و بویژه بعد از خاتمه جنگ تحمیلی طبق برنامه زمان بندي مشخص و با طرح هاي
اجرائی دقیق و پشتیبانی شده، اقدامات مهمی را آغاز کردند که دامنه نفوذ و اثرگذاري آن منحصر به ایران نمی شد و تمام مناطق

 
دیگر را که با الهام از جمهوري اسلامی تحرکات آزادي خواهانه شروع کرده بودند، دربرمی گرفت: 

1- بدون تمرکز بر مقابله با خداباوري، که می دانستند ریشه هاي محکمی در ایرانیان دارد، موضوع اعتقاد به قیامت را هدف اول خود
قراردادند تا این اصل را که در حقیقت معناي کاربردي به خداباوري می داد، بتدریج کمرنگ کنند و تا آنجا پیش بروند که به لحاظ
اعتقادي به فراموشی سپرده شود. باور به قیامت نقطه قوتی بود که مانع خیلی از رفتارهاي انحرافی و خفت بار می شد؛ پس براي
تضعیف آن باور و خارج کردن آن از تصمیمات زندگی ایرانیان طراحی هاي منسجم و غیرعلنی خود را به اجرا گذاشتند و پیش بردند.

2- چون اعتقاد به ظهور منجی مانع موفقیت کامل آنها در فراموش کردن قیامت می شد، همزمان با کمرنگ کردن اعتقاد به قیامت به
ایجاد انحرافات متعدد در باور مردم نسبت به امام زمان و قیام مهدي موعود پرداختند: صدها گروه و نحله ایجاد شده که البته بسیاري

 
از آنها متلاشی شده اند. 

3- تقویت اباحی گري با هدف فراري دادن مردم از دین و از پایبندي به احکام شرع در قوانین، که از اصول غیرقابل تغییر قانون
اساسی ما است، و عدم اهتمام لازم به آموزش اصول دین در مدارس و پایبندي به اقتضاي عفت نزد نسل جوان ، که ادبیات موذیانه

 
آن را با مطالعه سند 2030 می توان مشاهده کرد. 

4- بریدن پیوند مردم با خدا با سعی در تضعیف جایگاه مساجد و ائمه جماعات و نماز جمعه و نماز جماعت و حتی اصل نماز که

 
ستون دین است. 

 
5- رشد لاابالی گري و رواج موذیانه مواد مخدر و مسکرات که باعث بازشدن دریچه بقیه مفاسد اجتماعی می شود. 



 
این فعالیت ها چگونه پیش رفت؟ 

براي آن منظور آنها از نتیجه یک تحقیق که نشان می داد الگوهاي گروه هاي اجتماعی، هنرپیشه ها و ورزشکارانند، از تمام قابلیت
هاي فعالیت هاي هنري و ورزشی استفاده کردند. چگونگی بکارگیري فضاي هنري بسیار مفصل است و بر اساس خطوط راهنمایی
است که بویژه بر تولید فیلم ها اثر می گذارد همچنین موسیقی و در ابعاد محدودتر تئاتر؛ پشتیبان این فعالیت هاي هنري طبیعتاً
اقدامات فرهنگی است که در تولیدات مکتوب بویژه داستان هاي کوتاه و بلند شاهد آنیم. از لحاظ فنی اشاعه این تولیدات امروز با
استفاده از ماهواره ها و امکانات فضاي مجازي آنچنان تقویت شده که شرایط امروز کشور در مقابله با دشمنان ملت، به هیچ وجه قابل
مقایسه با قبل از انقلاب نیست. بسیاري از انحرافات و بدآموزي ها پس از اشاعه آن تولیدات هنري و فرهنگی و نیز برنامه هاي ورزشی

 
و گزارش هاي وابسته به آنها رخ داده است. 

همچنین بدنام کردن و تضعیف اقدامات نظارتی و ممیزي به موازات پخش و اشاعه آن برنامه هاي انحرافی مانع ساماندهی کاربرد بهره

 
برداري قانونمند بسیاري از فعالیت هاي هنري و فرهنگی و ورزشی مفید شده است. 

 
یعنی شما معتقدید در داخل کشور زمینه شیوع چنین فعالیت هایی تسهیل شده است؟ 

 
البته! درباره ریشه هاي داخلی زمینه ساز آن انحرافات فرهنگی و اجتماعی، مواردي را می توان ذکر کرد: 

1- ما می دانیم که یکی از دروازه هایی که بر روي کفر باز می شود، فلاکت است. بنابراین تدابیري که برخلاف اقتضاي خودباوري
موجب شکل گرفتن فقر در کشور و افزایش فلاکت شده است، تأثیرگذاري آن انحرافات و تشدید اثر آن را بویژه بر نسل هاي پس از
انقلاب، تسهیل کرده است. یکی از مسئولان آمریکایی سال گذشته اعتراف کرده بود که از هدف هاي اصلی تحریم ها، دستیابی به فلج
کردن قوه مجریه براي مقابله با انحرافات فرهنگی و اجتماعی است زیرا دولت نمی تواند در یک زمان در دو جبهه اقتصادي و فرهنگی

 
تلاش مؤثر داشته باشد و ناگزیر می شود معیارها و ارزش هاي اعتقادي را فداي رسیدگی هاي اقتصادي کند... و همین طور شد. 

2- عدم صداقت مجریان: همان طور که راه نجات از مشکلات در صداقت است، عدم صداقت نیز منتهی به هلاکت می شود. اگر مردم
به عدم صداقت مجریان پی ببرند به تدریج از آنها سلب اعتماد می کنند و براحتی در دام کسانی می افتند که ظاهر فریبند ولی از
پشت خنجر می زنند. مسئولان با اتخاذ روش هاي غلط و سپس برخورد منافقانه با مردم راه را براي پناه بردن مردم به بیگانگان هموار
می کنند تا در نتیجه طرفدار برنامه هاي انحرافی آنها می شوند. گرایش به سمت لاابالی گري تا حدودي محصول یأس است، یأس از
کسانی که می بینند با آنها صادق نیستند، یأس از توجیه منافقانه کاستی ها، یأس از برنامه ها و طرح هایی که عملا بر مشکلات
مختلف مردم از جمله امور معیشتی می افزاید. یأس از کسانی که توقع دارند چاره گشاي قاطع نابسامانی ها باشند ولی مردم را با آمار

 
درمانی به تحیّر و تعجب و تنفر گرفتار می کنند. 

3- در انتظار اجرایی شدن سیاست هاي گره گشا و اسناد راهبردي نظام مقدس جمهوري اسلامی و براثر تأخیر در اجرا و به دنبال بی
مبالاتی برخی مسئولان، راه نفوذ و حتی پیاده شدن عملی اسناد فریبا و انحرافی نظیر 2030 باز می شود و عملا در مواردي بدون
سروصدا به اجرا گذاشته می شود تا اباحه گري بتدریج در اذهان عمومی عادي جلوه گر شود و هویت ملی مخدوش و غیرت ملی

 
کمرنگ و عدم تعهد دینی عادي تلقی شود و همه اینها یعنی راه را براي نفوذ معاندان باز کردن. 

4- کمیاب و در نهایت نایاب شدن الگوهاي موجه و تغییر یافتن گروه هاي مرجع اجتماعی و جایگزین شدن با الگوهاي نامناسب. به



جاي آن که در زندگی روزمره و براي آینده اي روشن، پیامبر (ص) و آل او اسوه و سرمشق باشند و بمانند، چهره هاي بی بندوبار و
کاملا غیرمتعهد، براي دلربایی از مردم بویژه از گروه هاي آسیب پذیر یورش می برند. اهمیت جایگاه الگوهاي اجتماعی به لحاظ

 
تأثیرگذاري ناخودآگاه بر رفتار مردم در اذهان عمومی کمرنگ و درنهایت محو و به نوعی جامعه خلع سلاح می شود. 

 
شما راه برون رفت از این وضع را چه می دانید؟ 

راهی که ما طی کردیم تا به پیروزي انقلاب رسیدیم، براي بقاي انقلاب و حفظ ارزش هاي آن نیز معتبر است، یعنی پایبندي به اسلام
و اصول آن از یک سو و نشان دادن تعهد عملی به احکام آن از سوي دیگر: اینها راه خروج از بن بست و نقطه قوت ما نزد سرمایه
نیروي انسانی آرمان گرا و ایثارگر و مؤمن و انقلابی و میهن دوست است؛ آنها حافظ استقلال و پشتوانه آزادي و ضامن بقا و اقتدار

 
جمهوري اسلامی اند. 

 
چه برنامه اي در این زمینه وجود دارد؟ 

 
برنامه ششم امسال خاتمه می یابد و ان شاءاالله در قالب برنامه هفتم باید اقداماتی را اولویت دهیم، ازجمله: 

 
1- رفع فقر و فلاکت و بازگشت ارزش پول ملی با محوریت قراردادن تولید و رونق دادن به اشتغال مولد. 

2- آگاهی رسانی عمومی و عمیق نسبت به هجوم بی امانی که به نظام مقدس ما شده است بویژه از نظر فرهنگی و اقتصادي و براي

 
تضعیف سرمایه اجتماعی کشور. 

3- مبارزه قاطع با فساد بویژه با فرآیندهاي فسادزا و اهتمام مشترك سه قوه براي اولویت قایل شدن به پیشگیري از شکل گیري

 
فساد. تا زمانی که روش هاي غیرشفاف و فرآیندهاي فسادزا ریشه کن نشود امیدي به پیشرفت نمی توان داشت. 

 
4- تثبیت خداباوري و تقویت اعتقاد به قیامت با محوریت عدالت مهدوي. 

5- افزایش سرمایه انقلابی و جلوگیري از ادامه غارت کشور، با گزینش مدیران بر مبناي قواعد شایسته سالاري و سپردن شیرازه امور

 
کشور به دست کسانی که نسبت به انقلاب نااهل نیستند. 

 
براساس این برنامه مناسبات ما با آمریکا باید چطور باشد؟ 

 
آمریکا سه دسته خسارت به جمهوري اسلامی وارد آورده است: 

 
1- بی اعتنایی به پیروزي انقلاب اسلامی و به رسمیت نشمردن آن و طراحی براندازي انقلاب. 

 
2- اعمال تحریم هاي ظالمانه در چهل سال گذشته که هم باعث خسارت و هم موجب عدم نفع براي ما شده است. 

 
3- اجراي طرح هاي متعدد یورش فرهنگی و جنگ سخت و نرم براي ایجاد انحراف نسبت به اصول انقلاب اسلامی. 



براي هر سه دسته، غیر از عذرخواهی، آمریکا باید پیشنهاد جبران خسارت هاي مادي و معنوي را که بر ما وارد شده است، ارائه دهد و

 
صادقانه عمل کند و نشان دهد دست از رویه استکباري و ضد بشري خود برداشته است و الا باید منتظر عواقبی بسیار هولناك باشد. 

منبع: ایسنا



غربالگري 70 میلیون نفر توسط بسیج/ تشریح برنامه هاي هفته بسیج

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  362  |  تاریخ: 1399/08/26

رئیس سازمان بسیج مستضعفین گفت: در قالب طرح شهید سلیمانی پایش سلامت مردم را در قالب محله محور انجام
خواهیم داد تا بیماران و مبتلایان به ویرس کرونا را شناسایی و به آنها خدمت ارائه دهیم.

رئیس سازمان بسیج مستضعفین گفت: در قالب طرح
شهید سلیمانی پایش سلامت مردم را در قالب محله محور
انجام خواهیم داد تا بیماران و مبتلایان به ویرس کرونا را

 
شناسایی و به آنها خدمت ارائه دهیم. 

به گزارش خبرنگار مهر، سردار غلامرضا سلیمانی رئیس
سازمان بسیج مستضعفین در نشست خبري که امروز در
ستاد فرماندهی این سازمان به مناسبت تشریح برنامه هاي
هفته بسیج برگزار شد با گرامی داشت یاد و خاطره سپهبد
شهید سلیمانی، گفت: 41 سال از تشکیل شجره طیبه

بسیج می گذرد و تنها ایران این افتخار را دارد که چنین تشکیلات مردمی را دارد که در عرصه هاي مختلف به میدان می آید و

 
تهدیدات را به فرصت تبدیل می کند. 

وي با اشاره به شیوع ویروس کرونا در کشور، افزود: متاسفانه تعدادي از هموطنان به این ویروس گرفتار شده اند، بسیج با توجه به
تجاربی که از گذشته و در مقابله با فلج اطفال داشت، با هماهنگی وزارت بهداشت به میدان آمد و در عرصه هاي مختلف مانند
غربالگري، توزیع مواد غذایی و بهداشتی و تولید ماسک و تجهیزات پزشکی فعالیت کرد و توانست بیش از 70 ملیون نفر را غربال گري

 
کند. 

رئیس سازمان بسیج مستضعفین گفت: روزانه بیش از 17 میلیون ماسک در کارگاه هاي تولیدي بسیج تولید می شود. همچنین در
ماه مبارك رمضان 10 ملیون و 150 هزار بسته معیشتی در میان مردم توزیع شد، در کنار آن 14 هزار جهیزیه و 132 هزار پوشاك و

 
47 میلیارد تومان به افراد نیاز مند واگذار شد. 

سردار سلیمانی با اشاره به برنامه هاي بسیج به مناسبت چهل و یکمین سال تشکیل بسیج، افزود: در هفته بسیج 30 هزار جهیزیه،

 
700 هزار بسته معیشتی، توزیع ماسک رایگان و توزیع لوازم تحریر رایگان را خواهیم داشت. 

وي اظهار داشت : در قالب طرح شهید سلیمانی پایش سلامت مردم را در قالب محله محور انجام خواهیم داد تا بیماران و مبتلایان را
شناسایی و به آنها خدمت ارائه دهیم، افراد در قالب این طرح پایش و بیماران در محل هاي مشخص قرنطینه و بهدارهاي ما (بسیج)

 
به آنها خدمت ارائه می دهند. 

رئیس سازمان بسیج مستضعفین گفت: بسیج همچنین در این طرح در ایجاد فاصله گذاري اجتماعی و کمک به سایر دستگاه ها



 
حضور دارد و همراه با سایر بخش ها به مقابله با این ویروس می پردازد، امید داریم با دعاي مردم شاهد کاهش مبتلایان باشیم. 

سردار سلیمانی با اشاره به برنامه سازمان بسیج براي در حوزه اشتغال گفت: ما ایجاد اشتغال در قالب تعاونی ها را بیش از یک سال

 
است که آغاز کرده ایم و با وام هاي که از صندوق ها به مردم داده شده بیش از 9 هزار شغل تا کنون ایجاد شده است. 

وي افزود: ما رشد خوبی در گروه هاي جهادي داشته ایم که این تعداد به بیش از 42 هزار گروه رسیده که در عرصه هاي مختلف
فعالیت دارند و به ارائه خدمات به مردم عزیزمان می پردازند. در مجموع 1هزار 235 پروژه محرومیت زدایی پیش بینی کرده بودیم که

 
بخشی از این پروژه ها در هفته بسیج افتتاح می شود. 

تکمیل می شود...



پاسخ خبرگزاري دولت به قالیباف درباره علت گرانی ها

منبع: آفتابشماره خبر:  363  |  تاریخ: 1399/08/26

عدم تاثیرپذیري جهان از تغییرات در کاخ سفید؛ در جهانی با پیچیدگی کنونی، نمی تواند گزاره اي درست یا دستکم کامل
باشد. ایران هم از این تغییرات تاثیرپذیرفته و خواهد پذیرفت.

عدم تاثیرپذیري جهان از تغییرات در کاخ سفید؛ در جهانی با پیچیدگی کنونی، نمی تواند گزاره اي درست یا دستکم کامل

 
باشد. ایران هم از این تغییرات تاثیرپذیرفته و خواهد پذیرفت. 

آفتاب نیوز : خبرگزاري ایرنا، وابسته به دولت در واکنش به
اظهارات دیروز قالیباف نوشته است: تلاش هاي دولت براي اداره
کشور در شرایط دشوار تحریم-کرونا و برنامه ریزي بر اساس
تداوم همین شرایط نشان می دهد که تصمیمات در پاستور و
باب همایون با تغییرات واشنگتن و جورجیا پیوندي ندارد اما

 
شناخت پیونددهندگان این دو هم کار دشواري نیست. 

تاختن بر دولت این روزها یا از مسیرکانال هاي غیرمعتبر و با شایعه سازي انجام می شود یا از تریبون هاي رسمی و با فرافکنی
مسوولیت، بر دوش قوه مجریه. واقعیت آن است که دولت در صف نخست مقابله با کرونا و تحریم از هیچ کوششی فروگذار نمی کند و
تا حد توان و با وجود تمام کاستی ها در میدان عمل است و بر همین اساس هم از دیگر قوا و نهادها انتظار دارد طرح هاي نه چندان
اولویت دار، رقابت هاي زودهنگام انتخاباتی، هشدارهایی که مخاطب آن ها خود هشداردهندگان هستند را متوقف کرده و بر اساس

 
رهنمودهاي رهبري لوایح معیشتی بر زمین مانده را در دستور کار قرار دهند. 

گروهی در حالی از دادن آدرس غلط به مردم ابزار گلایه می کنند که رسانه هاي نزدیک به آن ها ماه هاست با این تحلیل که مقصر
اصلی تمام کاستی هاي موجود دولت است، به مردم آدرس غلط می دهند. هجمه به دولت از همان مردادماه سال 92 و با انواع متنوع
بهانه ها آغاز شد و این درحالی بود که دولت با انبوه مشکلات اقتصادي، تحریم ها و شش قطعنامه الزام آور شوراي امنیت، بدون
حمایت هیچ یک از کشورهاي دوست و هم پیمان، با تصمیمات اجتماعی و اقتصادي نادرست برجاي مانده از دولت قبل روبرو بود.
شیوه حل این مشکلات از همان ابتدا مورد پسند رقباي انتخاباتی حجت الاسلام «حسن روحانی» قرار نگرفت، چه آن زمان که با
تصمیم نظام پاي میز مذاکره نشست، چه آن زمان که با تایید نظام برجام را امضا کرد، چه آن زمان که با خروج آمریکا، تعهدات هسته
اي را کاهش داد و چه حالا که در گیرودار پاندمی جهانی کرونا باید کشور را با صادرات صفر نفت اداره کند؛ در هر شرایط و حالتی از

 
سوي مخالفان خود با تندترین توهین ها مواجه بود. 

گروهی در حالی نگران ارسال سیگنال ضعف داخلی به دشمن هستند که از بهمن ماه سال گذشته و در بحبوحه رقابت هاي انتخاباتی
مجلس یازدهم، بیشترین انتقادات از شرایط کشور، از ضعف ها و کاستی هاي موجود از سوي خود آنان صورت گرفت. بیشترین سیاه
نمایی ها علیه شرایط کشور و اقدامات دولت در همین دوران صورت گرفت و شدت توهین ها به دولت و رییس جمهوري به حدي

رسید که رهبر معظم انتقلاب به فاصله اي کوتاه دوبار درباره چنین رویکردي تذکر دادند. 



شماري در حالی از گره زدن رویدادهاي جورجیا و واشنگتن به پاستور و بهارستان نگرانند که از همان ساعات نخست پیروزي
«جوبایدن» رییس جمهوري جدید آمریکا با وجود تاکید دولت بر این مهم که در برنامه ریزي هاي خود اهمیتی به تغییرات در کاخ
سفید نمی دهد و این برنامه ریزي ها بر اساس تدوام تحریم هاي پیشین خواهد بود، با کاهش نرخ ارز دولت را متهم به دلارپاشی
کردند و با افزایش آن، متهم به گروگانگیري معیشت مردم. به این ترتیب رویدادهاي خیابان هاي جورجیا و نوادا به خیابان فردوسی
پیوند داده شد اما نه از سوي دولت که از سوي رقبا. در پاسخ به چنین اظهاراتی که از سوي رییس مجلس مطرح شد؛ «عبدالناصر
همتی» رییس کل بانک مرکزي به وي توصیه کرد بانک مرکزي را وارد مباحث سیاسی و حاشیه اي نکند که به مصلحت کشور
نیست. وي همچنین توضیح داد: «براي اطلاع حضرتعالی در دو سال و نیم گذشته بانک مرکزي درمقابل فشار حداکثري دولت آمریکا،
خط مقدم جنگ اقتصادي علیه کشورمان را مدیریت کرده و با پیروي از رهنمودهاي رهبر معظم انقلاب، سد محکمی درمقابل توطئه
گسترده آمریکا و هم پیمانانش براي فروپاشی اقتصاد کشور بوده است. مردم عزیز بدانند اگر بانک مرکزي چشم به نتیجه انتخابات

 
آمریکا دوخته بود، اینگونه با قدرت درمقابل فشار حداکثري ایستادگی نمی کرد و این قدر نیز هدف حمله دشمنان قرار نمی گرفت.» 

آدرس غلط به مردم زمانی داده شد که چشم بر تحریم هاي کمرشکن واشنگتن بسته و نشانی مقصر را در خیابان پاستور اعلام کردند.
سیگنال ضعف به خارج زمانی داده شد که همه تریبون هاي مخالف دولت یکصدا دستاوردهاي کشور را زیر سوال بردند و دولت را
ناکارآمد جلوه دادند. شرایط کشور زمانی به خیابان هاي واشنگتن گره خورد که با انواع خودتحریمی ها، حتی اندك حمایت هاي
دوستان و هم پیمانان هم از اقتصاد ایران گرفته شد. با این همه اما دولت در مسیر اجراي مسوولیت هاي خود تاکنون استوار ایستاده

 
و تا پایان دوره خود هم خواهد ایستاد. 

 
لوایح مانده بر زمین و مخاطب بشودها و نشودها 

عادت به تریبون داري محض و سخن بی عمل، روشی نیست که این روزها دردي از دردهاي مردم ایران را درمان کند. انتظار از
تریبون دارانی که درباره گره خوردن پاستور و میرداماد به واشنگتن و جورجیا، نگرانی دارند، دستکم تصویب قانونی متقن و درست
براي بهبود شرایط است. نمایندگان مجلس یازدهم در مسیر رفع دغدغه هاي خود و اتکا به توان داخلی با وجود گذشت 6 ماه از عمر
مجلس یازدهم تاکنون نه طرحی را به تصویب رسانده اند و نه حتی لوایح معیشتی دولت را مورد بررسی و تصویب قرار می دهند.
عمده طرح هاي مجلس طی این مدت در راهروهاي بهارستان و شوراي نگهبان در رفت و آمد بوده، برخی به دلیل عدم پشتوانه
منطقی و قانونی، رد شده و برخی نیز به دلیل ابهامات و ایرادات در حال بررسی است. برخی دیگر هم مانند شفافیت آرا و افزایش
جمعیت، در شرایط کنونی اولویت کشور نیست. با چنین توصیفاتی شاید لازم باشد بار دیگر توصیه هاي اخیر رهبر معظم انقلاب به
نمایندگان مجلس انقلابی را یادآور شویم و مخاطب برخی بشودها و نشودها را بهتر بشناسیم. «نیت الهی و خالص»، «کار براي مردم»
و «پرهیز از جو زدگی» اولین توصیه رهبر معظم انقلاب به نمایندگان در22تیرماه سال جاري و در دیدار مجازي با آن ها بود. حضرت
آیت االله خامنه اي در توصیه دیگري، «توجه به مسائل کلیدي و اصلی کشور و پرهیز از دچار شدن به حاشیه ها و اولویت دادن به
مسائل فرعی» را مورد تاکید قرار دادند و افزودند: در شرایط کنونی، در موضوع اقتصاد، مسائل اصلی کشور عبارتند از «تولید، اشتغال،
مهار تورم، مدیریت نظام پولی و مالی، و عدم وابستگی اقتصاد کشور به نفت». معیشت مردم در روزهاي تحریم و کرونا همان مسئله
کلیدي مورد اشاره رهبري است که بررسی لوایح معیشتی می تواند نشانه اي از عمل به آن رهنمود باشد. تعامل با قوه مجریه هم

 
گرچه دوبار از سوي رهبري مورد تاکید قرار گرفت و عملی نشد هم می تواند اولویت دیگر نمایندگان باشد. 

 
گریز از واقعیات جهانی، راهی که بیراهه می رود 

عدم تاثیرپذیري جهان از تغییرات در کاخ سفید؛ در جهانی با پیچیدگی کنونی، نمی تواند گزاره اي درست یا دستکم کامل باشد.



ایران هم از این تغییرات تاثیرپذیرفته و خواهد پذیرفت. تاکید دولت نه از حیث عدم تاثیرپذیري بلکه از جهت مدیریت درست این
تاثیر است. مخالفان اما گرچه مدعی اند میان دونالد ترامپ و سَلَف و خَلَف وي در کاخ سفید تفاوتی وجود ندارد اما برخی نه در پنهان
بلکه آشکارا از باخت ترامپ ابراز ناراحتی می کنند. برخی دیگر هم گرچه از حضور احتمالی بایدن در کاخ سفید خوشحال هستند اما
از دیگر سو معتقدند لکوموتیو کشور را نباید به دیگري بست. دیدگاهی که گرچه در شعار براي طیف طرفداران، دلنشین است اما در
عالم عمل و جهان کنونی نظریه منسوخ به نظر می رسد از آن رو که در جهان کنونی اگر تمایل به حرکت اقتصادي وجود داشته باشد
شرط اول سوار شدن بر قطار اقتصاد جهانی است، پارك کردن لکوموتیو اقتصاد کشور در پارکینگ شعارها آینده درخشانی براي کشور
و مردم رقم نخواهد زد. این اما به معناي تکیه و اعتمادکامل بر قطار اقتصاد جهانی نیست، بلکه به معناي بهره گیري منطقی و واقعی
از ظرفیت هاي موجود و نه شعارافزایی هاي فاقد کارکرد در سیاست خارجی است. واقعیت جهانی حتی براي انکارکنندگان آن نیز
واقعی و مهم است که اگر نبود برخی از آن ها تصریح نمی کردند که مذاکره با جهان خوب است به شرطی که مذاکره کننده یکی از

ایشان باشد نه دولت تدبیر و امید.



رویداد کمند؛ گام مهمی براي افزایش مشارکت اجتماعی و اقتصادي دختران

دانشجو

شماره خبر:  364  |  تاریخ: 1399/08/26
منبع: وزارت علوم تحقیقات و

فناوري

معاون فرهنگی و اجتماعی وزارت علوم، تحقیقات و فناوري در آئین اختتامیه رویداد کمند (کار، مهارت و نوآوري دانشجویان
دختر) دانشگاه هاي استان لرستان، گفت: اجراي رویداد کمند، باعث توسعه کارآفرینی و افزایش مشارکت اجتماعی و

اقتصادي زنان در جامعه می شود.

به گزارش اداره کل روابط عمومی وزارت علوم، آئین اختتامیه
رویداد کمند (کار، مهارت و نوآوري دانشجویان دختر) دانشگاه
هاي استان لرستان، با حضور برخط (مجازي) دکتر معصومه
ابتکار، معاون رئیس جمهوري در امور زنان و خانواده و دکتر
غلامرضا غفاري معاون فرهنگی و اجتماعی وزارت علوم، تحقیقات

 
و فناوري و دکتر خسرو عزیزي رئیس دانشگاه لرستان برگزار شد. 
دکتر غفاري در این آیین طی سخنانی اظهار داشت: اجراي رویداد
کمند، مرهون این موضوع است که مسئولیت پذیري اجتماعی

 
دانشگاه ها بیشتر از گذشته شود و دانشگاه یک دانشگاه کارآفرین باشد. 

وي بیان کرد: هرچقدر میزان مهارت آموزي و مشارکت اجتماعی و اقتصادي دانشجویان به ویژه دانشجویان دختر، بیشتر شود سریع

 
تر می توان در مسیر توسعه پایدار، گام برداشت. 

دکتر غفاري تصریح کرد: اجراي برنامه هایی همچون رویداد کمند (کار، مهارت و نوآوري دانشجویان دختر)، بسترسازي مناسب براي

 
حمایت از خلاقیت ها و نوآوري هاي دانشجویان دختر است و نتایج اجتماعی و اقتصادي مثبتی براي جامعه به دنبال دارد. 

دکتر معصومه ابتکار، معاون رئیس جمهوري در امور زنان و خانواده نیز گفت: اجراي موفق رویداد کمند، یک اقدام خوب براي حمایت

 
از اشتغالزایی، کارآفرینی، خلاقیت و نوآوري دانشجویان دختر است و بایستی این رویداد در سطح دانشگاه هاي کشور توسعه یابد. 

وي تصریح کرد: هدف ما این است که بسترهاي کار به گونه اي تقویت شوند که تعداد بیشتري از دانشجویان دختر کشور بتوانند در

 
این رویداد اثرگذار، مشارکت داشته باشند. 

دکتر ابتکار، توضیح داد: از جمله اهداف و برنامه هاي آتی این است که بتوانیم رویدادهاي استارتاپی در حوزه کارآفرینی دانشجویان

 
دختر را در سطح کشور، توسعه دهیم. 

وي بیان کرد: اینکه بیش از 30 درصد از نیروي کار شرکت هاي دانش بنیان در اقتصاد ما را زنان تشکیل می دهند یک دستاورد مهم

 
است و تلاش ما هم این است که مشارکت اجتماعی و اقتصادي زنان گسترش یابد. 

معاون رئیس جمهوري در امور زنان و خانواده ضمن قدردانی از تیم مدیریتی دانشگاه لرستان به خاطر برگزاري رویداد کمند، توضیح
داد: از جمله برنامه هاي رویداد کمند این است که دانشجویان دختر بتوانند توانمندي هاي خود را ارتقاء داده و در همه حوزه ها،

 
موفقیت هاي بیشتري کسب کنند. 

در ابتداي این مراسم، دکتر خسرو عزیزي، رئیس دانشگاه لرستان اظهار داشت: اجراي رویداد ملی کمند، در جهت تقویت کارآفرینی و
مهارت آموزي دانشجویان دختر، یک اقدام اثرگذار است که خوشبختانه در دانشگاه لرستان نیز اجرا شده است و در مجموع در سطح



 
کشور، تعداد 10 دانشگاه این رویداد ملی دانشجویی را برگزار کرده.اند. 

دکتر عزیزي، افزود: رویکرد وزارت علوم، سوق دادن دانشگاه هاي کشور به سوي دانشگاه هاي کارآفرین است و خوشبختانه در
دانشگاه لرستان نیز اقدامات خوبی در این راستا از جمله: راه اندازي مرکز نوآوري دانشگاه، ایجاد و توسعه پارك علم و فناوري در محل
سایت مرکزي دانشگاه لرستان، ایجاد پژوهشکده زنبور عسل و فرآورده هاي آن، ایجاد مرکز تحقیقات بلوط و ایجاد مزرعه آموزشی و

 
تحقیقاتی پرورش مرغ بومی انجام شده است. 

رئیس دانشگاه لرستان بیان کرد: با اقدامات انجام شده، از بین 275 آزمایشگاه مرکزي در سطح دانشگاه ها، مراکز آموزش عالی و
مؤسسات تحقیقاتی و پژوهشی کشور، آزمایشگاه مرکزي دانشگاه لرستان رتبه 25 را کسب کرده است که این هم یک موفقیت مهم

 
در راستاي تقویت تحقیقات و پژوهش هاي کاربردي در محیط دانشگاهی است. 

وي تشریح کرد: هرچه مهارت آموزي و کارآفرینی را در سطح دانشجویان گسترش دهیم نقش و اثرگذاري دانشگاه براي رفع مشکلات

 
و چالش هاي استانی و منطقه اي، بیشتر خواهد شد. 

رئیس دانشگاه لرستان افزود: حمایت از پایان نامه هاي دانشجویی تقاضامحور نیز در راستاي توسعه کارآفرینی و تحقیقات و پژوهش

 
هاي کاربردي است. 

وي تصریح کرد: بایستی بیش از پیش، همکاري ها و ارتباطات مشترك دانشگاه با بخش هاي اجرایی، خصوصی، صنعتی، اقتصادي و

 
دانش بنیان را تقویت کرد تا بتوان گام هاي اثرگذارتري براي رفع مشکلات جامعه برداشت. 

حجت الاسلام و المسلمین دکتر حسین فلاحی اصل، معاون فرهنگی و اجتماعی دانشگاه لرستان و دبیر رویداد ملی کمند دانشگاه
هاي استان لرستان نیز گفت: باعث خرسندي است که دانشگاه لرستان نیز از جمله 10 دانشگاه منتخب کشور است که طرح ملی

 
کمند در آنها اجرا شده است. 

فلاحی اصل، توضیح داد: در مرحله اول داوري آثار ارسال شده، از تعداد 193 اثر تعداد 168 اثر به مرحله بعدي ارسال شدند و در
نهایت براساس داوري نهایی، تعداد 13 اثر در رویداد کمند استان لرستان که ویژه دانشجویان دختر دانشگاه هاي این استان است به

 
عنوان آثار برگزیده انتخاب شدند. 

وي تشریح کرد: ایده ها و آثار برتر مورد حمایت مدیریت کارآفرینی دانشگاه، قرار می گیرد؛ همچنین تلاش شده است نشست هاي

 
مختلف نقد و بررسی همراه با کارگاه هاي مختلف آموزشی براي ارتقاي این رویداد ملی برگزار شوند. 

وي افزود: اجراي رویداد کمند، یک گام مهم در راستاي حمایت از توانمندي ها و استعدادهاي دانشجویان دختر است که خود به خود،

 
منجر به رشد کارآفرینی و اشتغال در جامعه می شود. 

 
گفتنی است اسامی برگزیدگان رویداد کمند استان لرستان به این شرح است: 

 
بخش اول: طراحی و گرافیک: 

 
رتبه اول: ملیکا اسلامی، دانشگاه لرستان. 

 
رتبه دوم: فاطمه فتاحی، دانشگاه لرستان. 

 
رتبه سوم: هانیه آسال، دانشگاه لرستان. 

 
شایسته تقدیر: پردیس طاهري، دانشگاه فنی و حرفه اي. 

 
بخش دوم: طراحی و دوخت لباس: 

 
رتبه اول: شکوفه محمدپور، دانشگاه فنی و حرفه اي. 

 
رتبه دوم: کلثوم رضایی، دانشگاه فنی و حرفه اي. 

 
رتبه سوم: محدثه آذرخش، دانشگاه لرستان. 

 
شایسته تقدیر: شهلا گله دار. 

 
بخش سوم: صنایع دستی: 

 
رتبه اول: خاطره زمانیان، دانشگاه فنی و حرفه اي. 

 
رتبه دوم: یلدا یعقوبی منش، دانشگاه پیام نور خرم آباد. 



 
رتبه سوم: تیم گروهی کانون مهدویت، دانشگاه لرستان. 

 
شایسته تقدیر: سیما رضا، دانشگاه لرستان. 

 
بخش چهارم: مهندسی و معماري: 

 
شایسته تقدیر: فاطمه گودرزي، دانشگاه فنی و حرفه اي. 

ل.م 54/ ع.ع 57



ضرورت ورود صاحبان ایده در موضوعات اجتماعی/ دانشگاه ها و مراکز

آموزش عالی؛ مهم ترین مراکز جلب ایده هاي خلاقانه

شماره خبر:  365  |  تاریخ: 1399/08/26
منبع: وزارت علوم تحقیقات و

فناوري

مدیرکل فرهنگی و اجتماعی وزارت علوم، تحقیقات و فناوري در اختتامیه رویداد استارتاپی کارآفرینی اجتماعی دانشگاه
هرمزگان بر ضرورت ورود صاحبان ایده در موضوعات اجتماعی تأکید کرد و دانشگاه ها و مراکز آموزش عالی را مهم ترین

مراکز جلب ایده هاي خلاقانه دانست.

به گزارش اداره کل روابط عمومی وزارت علوم، محمدهادي
عسکري در این مراسم طی سخنانی اظهار داشت: اگر رشد
و توسعه یک کشور را یک آرمان ملی بدانیم، به طور قطع
مسائل و آسیب هاي اجتماعی یک مانع قوي و اساسی در
راه تحقق همه جانبه کشور بوده و در این راه نیازمند یک
برنامه ریزي جامع و متمرکز براي کنترل و کاهش آسیب

 
ها هستیم. 

مدیرکل فرهنگی و اجتماعی وزارت علوم، افزود: از آنجا که دولت به تنهایی نمی تواند مسئولیت تام کنترل و کاهش آسیب هاي

 
اجتماعی را بر عهده بگیرد، در این زمینه عزم ملی و جلب مشارکت خلاقانه و ایده هاي کارآفرینانه ضرورت دارد. 

وي دانشگاه ها و مراکز آموزش عالی را به لحاظ برخورداري از نیروهاي جوان، دغدغه مند و باانگیزه را از مهم ترین مراکز جلب ایده
هاي خلاقانه ارزیابی کرد و افزود: با مشارکت مسؤلانه بخش مدنی نهاد علم که همان گروه هاي دانشجویی از جمله انجمن هاي علمی

 
دانشجویی و کانون هاي فرهنگی می توان به چشم انداز مثبتی در این زمینه دست یافت. 

 
عسکري ادامه داد: بر این اساس جلب مشارکت دانشگاهیان براي کنترل و کاهش آسیب ها از مهم ترین گام ها در این زمینه است. 

مدیرکل فرهنگی و اجتماعی وزارت علوم با اشاره به راهبرد معاونت فرهنگی و اجتماعی در زمینه دانشگاه اجتماعی گفت: دانشگاه
اجتماعی به دنبال تقویت مشارکت نخبگان، مسئولیت پذیري دانشگاهیان و افزایش پویایی و نشاط در فعالیت هاي علمی، فرهنگی و

 
اجتماعی و شناسایی و معرفی نخبگان به جامعه است. 

وي تصریح کرد: از آنجا که در موضوع مقابله با آسیب ها به دنبال مدلی از فعالیت توأم با کسب منفعت عمومی و کمک به حل
مشکلات جامعه است، توجه ویژه اي به کارآفرینی اجتماعی به عمل آمد و از طریق جلب توجه صاحبان ایده و کارآفرینان به

 
موضوعات اجتماعی با رویکرد کنترل و کاهش آسیب هاي اجتماعی در دستور کار قرار گرفت. 

عسکري افزود: از آنجا که پویایی جامعه و حرکت در مسیر توسعه پایدار در گرو تحکیم بنیان خانواده به عنوان زیربنایی ترین نهاد
اجتماعی است و با توجه به اینکه معضل طلاق منشاء بسیاري از آسیب هاي اجتماعی است، توجه به کنترل و کاهش آسیب ها به

 
ویژه موضوع طلاق که هم بر اساس مبانی اعتقادي و عرفی حائز اهمیت است، باید مورد توجه قرار بگیرد. 

وي گفت: با توجه به پیچیدگی هایی که اقتضاي موضوعات اجتماعی است، عبور از کلیشه ها و اتخاذ رویکردهاي نوین و بهره گیري از

 
ظرفیت استارتاپ ها و شتاب دهنده ها ضرورت دارد. 

مدیر کل فرهنگی و اجتماعی وزارت علوم افزود: باید زمینه ورود انجمن هاي علمی نسل دوم و کانون هاي فرهنگی مسئله محور
فراهم گردیده و در این زمینه مشارکت سایر بخش هاي دانشگاه از جمله پارك علم و فناوري و مراکز رشد می تواند این سهم را به



 
فرجام نیکو برسانند. 

وي با قدردانی از دست اندرکاران برگزاري این رویداد اظهار امیدواري کرد: این اختتامیه آغازي بر بازیابی توانمندي ها و استعداد و

 
خلاقیت کنش گران دانشجو در رصد و حل مسائل و مشکلات اجتماعی کشور باشد. 

ل.م 54/ ع.ع 57



پرداخت 44 هزار میلیارد ریال تسهیلات بانک ملی ایران به بنگاه هاي

اقتصادي کوچک و متوسط

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  366  |  تاریخ: 1399/08/26

خبرگزاري آریا - بانک ملی ایران به منظور حمایت از
گردش چرخ بنگاه هاي اقتصادي کوچک و متوسط به
عنوان موتور محرکه صنعت کشور، بیش از 44 هزار میلیارد

 
ریال تسهیلات به این بخش ها اعطا کرده است. 

به گزارش خبرگزاري آریا ، این بانک تا پایان شهریورماه با
هدف حمایت از بازار بالغ بر 44 هزار و 878 میلیارد ریال
از محل منابع داخلی در دو هزار و 264 فقره تسهیلات به

بنگاه هاي کوچک و متوسط پرداخت کرده است. بانک ملی ایران در مدت مذکور، تعداد 22 فقره تسهیلات ریالی از محل منابع داخلی
خود به ارزش شش هزار و 198 میلیارد ریال در حوزه هاي احداث مجموعه ورزشی، احداث نیروگاه برق، تولید لوله هاي پلی اتیلن،
تولید فولاد، کارخانه تولید انواع آرد، هتل و مجتمع اقامتی و توریستی و... مصوب کرده است. تصویب یک فقره تسهیلات ارزي از محل
منابع صندوق توسعه ملی به ارزش 13 میلیون و 35 هزار یورو در حوزه تولید شیشه هاي کنترل کننده انرژي از دیگر اقدامات این
بانک است. همچنین تعداد 148 فقره تسهیلات به مبلغ بیش از سه هزار و 751 میلیارد ریال طی مدت مذکور در برنامه اشتغال

 
فراگیر سال 98 پرداخت کرده است. 

<--



امضاي تفاهم نامه همکاري میان بانک دي، سازمان اقتصادي کوثر و شرکت

سرمایه گذاري شاهد

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  367  |  تاریخ: 1399/08/26

 
 

خبرگزاري آریا - مدیران بانک دي، سازمان اقتصادي کوثر و شرکت سرمایه گذاري شاهد به منظور ایجاد هم افزایی بیشتر در فعالیت

 
هاي اقتصادي و استفاده بهینه از ظرفیت هاي موجود، تفاهم نامه همکاري مشترك امضا کردند. 

به گزارش خبرگزاري آریا ، در مراسم امضاي این تفاهم نامه که در محل بانک دي و با حضور مدیرعامل، رییس هیئت مدیره و اعضاي
هیئت مدیره بانک، مدیرعامل شرکت سرمایه گذاري شاهد، معاون سازمان اقتصادي کوثر و جمعی از مدیران ارشد هر سه سازمان

 
برگزار شد بر تقویت و توسعه ظرفیت هاي همکاري این سه مجموعه تاکید شد. 

دکتر برات کریمی، مدیرعامل بانک دي در این مراسم با اشاره به ظرفیت هاي گسترده شرکت هاي زیرمجموعه بنیاد شهید و امور
ایثارگران، امضاي این تفاهم نامه را عامل مهمی در انسجام و همدلی بیشتر میان مجموعه هاي اقتصادي تحت مدیریت بنیاد شهید
دانست و گفت: با ایجاد فضاي مشترك همکاري میان این مجموعه ها نتایج بهینه تري از فعالیت ها حاصل خواهد شد و منافع آن

 
براي خانواده معزز شهدا و جامعه بزرگ ایثارگري و تمامی ذینفعان بنیاد شهید بسیار مطلوب خواهد بود. 

وي، هم راستایی و عملکرد منسجم و یکپارچه مجموعه هاي اقتصادي بنیاد شهید و امور ایثارگران را از مهم ترین برنامه ها و اولویت
هاي مهندس اوحدي، رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران دانست و گفت: خوشبختانه با انعقاد این تفاهم نامه، گام مهمی در راستاي

 
تحقق این برنامه برداشته شد و امیدواریم امور مربوط به اجراي بندهاي این تفاهم نامه نیز به سرعت عملیاتی شود. 

کریمی با اظهار امیدواري از نتایج مطلوب اجراي این تفاهم نامه، افزود: بانک دي ظرفیت هاي بسیار زیادي در حوزه مالی و اقتصادي
دارد که با اجراي این تفاهم نامه، تمامی این ظرفیت ها به صورت هدفمند در اختیار سازمان اقتصادي کوثر و شرکت سرمایه گذاري

 
شاهد قرار خواهد گرفت. 

مدیرعامل بانک دي با اشاره به ابزارهاي مالی مناسب بانک دي براي توسعه فعالیت هاي اقتصادي در سازمان اقتصادي کوثر و شرکت
سرمایه گذاري شاهد گفت: هر سه مجموعه در حوزه اقتصادي توانمند هستند و می توانند با اقدامات مشترك، به تقویت ظرفیت هاي
یکدیگر، رضایت هر چه بیشتر خانواده معظم شهداء و جامعه بزرگ ایثارگري و شکوفایی اقتصاد کشور کمک کنند. دکتر غلامرضا
خلیل ارجمندي، رییس هیئت مدیره بانک دي نیز در این نشست با ابراز خرسندي از انعقاد تفاهم نامه همکاري میان این بانک با
سازمان اقتصادي کوثر و شرکت سرمایه گذاري شاهد گفت: این تفاهم نامه در راستاي بهینه سازي زنجیره ارزش موجود در

 
زیرمجموعه هاي اقتصادي بنیاد شهید و امور ایثارگران عملیاتی شده و قطعا نتایج مطلوبی به همراه خواهد داشت. 



رییس هیئت مدیره بانک دي با تاکید بر این که نباید در یک مجموعه واحد، فعالیت هاي اقتصادي موازي شکل بگیرد، افزود: با عقد
این تفاهم نامه، تمامی فعالیت هاي اقتصادي این سه مجموعه متمرکز خواهد شد و ظرفیت هاي موجود در بخش هاي مختلف در
راستاي منافع هر سه سازمان به کار گرفته می شود. وي، افزایش بهره وري و سوددهی بیشتر فعالیت هاي اقتصادي زیرمجموعه هاي
بنیاد شهید و امور ایثارگران را یکی از مهم ترین خواسته هاي سهامداران و خانواده معزز شهدا و جامعه بزرگ ایثارگري دانست و
گفت: با انعقاد این تفاهم نامه، رضایت خانواده معظم شهدا و جامعه بزرگ ایثارگري تا حد زیادي محقق خواهد شد و انسجام قابل

 
توجهی میان هر سه مجموعه شکل خواهد گرفت. 

ارسلان فتحی پور، مدیرعامل شرکت سرمایه گذاري شاهد نیز در این جلسه ضمن قدردانی از فراهم سازي مقدمات انعقاد این تفاهم
نامه گفت: ظرفیت هاي مجموعه هاي اقتصادي بنیاد شهید و امور ایثارگران با این اقدام فعال خواهد شد که نتیجه آن به نفع خانواده
معزز شهدا و جامعه بزرگ ایثارگري است. وي افزود: مدیریت بانک دي و سازمان اقتصادي کوثر با همراهی شرکت سرمایه گذاري
شاهد می توانند در قالب یک کنسرسیوم فعال و توانمند، نه تنها سوددهی پروژه هاي خود را افزایش دهند، بلکه در بازار سرمایه نیز
نقش آفرین باشند. بهرام فیضی پور، معاون سازمان اقتصادي کوثر نیز در این نشست با قدردانی از تلاش هاي انجام شده براي به
نتیجه رسیدن این تفاهم نامه گفت: از این پس با انعقاد این تفاهم نامه می توانیم شاهد انسجام و یکپارچگی بیشتر در فعالیت هاي

 
مجموعه هاي اقتصادي بنیاد شهید و امور ایثارگران باشیم. 

وي با تاکید بر این که اجراي مفاد این تفاهم نامه، آینده روشنی را براي هر سه مجموعه به ارمغان خواهد آورد، افزود: افزایش بهره
وري و سودآوري نه تنها می تواند موجب ارتقاي هر سه مجموعه شود، بلکه تجربه بسیار موفقی از همکاري و هم افزایی را نیز به

 
نمایش می گذارد. 

گفتنی است، برنامه ریزي براي حمایت و تقویت سهام شرکت هاي وابسته به بنیاد شهید و امور ایثارگران، تسریع در تکمیل طرح
هاي نیمه تمام در حال اجراء، مدیریت اختصاصی ثروت و دارایی ها درگروه و ایجاد زنجیره ارزش، هم افزایی در ایجاد خدمات ارزش
افزوده براي دارایی ها و مدیریت بدهی گروه، ایجاد نهادهاي مالی جدید و مورد نیاز با مشارکت طرف هاي تفاهم نامه و استفاده از
ظرفیت هاي شرکت هاي کارگزاري، بیمه و صرافی در اجراي بهینه موضوع تفاهم نامه به منظور ارائه خدمات مطلوب و ایجاد
بسترلازم براي توسعه سرمایه گذاري و اشتغال با اولویت بکارگیري فرزندان خانواده هاي معزز شهدا و جامعه بزرگ ایثارگري از مهم

 
ترین اهداف این تفاهم نامه است. 

 
 

 

<--



نیاز به استفاده از دانش و تخصص دانشگاهیان در ترویج تعاون

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  368  |  تاریخ: 1399/08/26

خبرگزاري آریا- معاون فرهنگی جهاددانشگاهی گفت:
اساس مناظره این است که فرهنگ بر مبناي گفتگو شکل
می گیرد و تا گفتگو به وجود نیاید نمی توانیم تغییر

 
فرهنگی یا تفهیم فرهنگی را صورت دهیم. 

به گزارش خبرگزاري آریا به نقل از روابط عمومی سازمان
دانشجویان جهاددانشگاهی، مراسم اختتامیه مسابقات
مناظره تخصصی تعاون با حضور عیسی علیزاده، معاون
فرهنگی جهاددانشگاهی، محمد کبیري، معاون امور تعاون
وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی و فرشاد مؤمنی،

 
اقتصاددان و استاد دانشگاه علامه طباطبایی به صورت مجازي برگزار شد. 

آقاي علیزاده در این مراسم تصریح کرد: تفاوتی که مناظره با خیلی از بحث هاي دانشجویی دارد این است که مناظره تریبون آزاد
نیست و فرد مناظره کننده در حضور هیئت داوران صحبت می کند و براي صحت صحبت ها یا نحوه استدلال وي معیار سنجش
وجود دارد. قشري که قرار است فرداي این کشور را اداره کند باید با خیلی از مسائل آشنا باشد و بداند مطالبه آن موضوع به چه نحو

 
است و ظرفیت شنیدن نظر مخالف را داشته باشد. 

معاون فرهنگی جهاددانشگاهی افزود: مناظرات از معدود برنامه هایی است که مبتنی بر جایزه نبوده و فرد شرکت کننده تا هر مرحله

 
اي که خود را برساند، دانسته ها و دستاورد هاي خوبی به دست آورده و حتی در صورت برنده نشدن، موارد بسیاري را می آموزد. 

علیزاده بابیان اینکه یکی از مشکلات جامعه امروز ما مطالعه است، گفت: این مسابقات مبتنی بر مطالعه است و فعالیت بر اساس

 
کارگروهی و علمی انجام می شود و از همین حیث مکمل برنامه هایی است که در حوزه فرهنگ انجام می شود. 

 
اندیشکده تعاون به زودي افتتاح می شود 

معاون امور تعاون وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی ضمن تشکر از سازمان دانشجویان و معاونت فرهنگی جهاددانشگاهی گفت: به این
همکاري مشترك به منظور ترویج فرهنگ تعاون نیاز داریم. درگذشته امور ترویجی این حوزه منحصر به جامعه تعاون گران بود، اما در
سال اخیر با توجه به اهمیت تعاون که طبق متن قانون اساسی یکی از سه رکن اصلی اقتصاد کشور است، مباحث ترویجی علاوه بر

 
تعاون گران در میان گروه هاي مرجع نیز دنبال شد. 

کبیري ادامه داد: یکی از مهم ترین گروه هاي مرجع که همواره نیاز به استفاده از دانش و تخصص آن ها احساس شده دانشگاهیان
هستند و جهت همکاري و استفاده از ظرفیت هاي این گروه تاکنون کار هاي مختلفی انجام شده است. در این راستا، همکاري با
مجموعه جهاددانشگاهی در بخش مسابقات تخصصی مناظره در حوزه تعاون اولین گام بود که کار هاي مشترکی ازجمله تأسیس

 
اندیشکده تعاون - که به زودي به صورت رسمی افتتاح می شود- نیز گام هاي تکمیلی در این مسیر است. 

معاون امور تعاون وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی همچنین با پیشنهاد گنجاندن مناظرات دانشجویی در حوزه تعاون در تقویم سالانه
و ادامه این همکاري با جهاددانشگاهی، توجه بیشتر به اندیشه هاي صاحب نظران و اساتید براي تهیه سرفصل مسابقات را خواستار



 
شد. 

کبیري در ادامه با اشاره به اهمیت بخش تعاون در اقتصاد دنیا گفت: مجموع دارایی هاي حوزه تعاون در سطح دنیا نزدیک به 20 هزار

 
میلیارد دلار بوده و همچنین گردش مالی 300 تعاونی شاخص جهان سالانه 2100 میلیارد دلار است. 

معاون امور تعاون وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی همچنین به ضرورت ترویج بیش ازپیش فعال سازي و تشکیل تعاونی ها در سطح
کشور اشاره کرد و افزود: توسعه بخش تعاون به توسعه رفاه اجتماعی و همچنین ایجاد اشتغال پایدار منطقه اي از طریق سرمایه هاي

 
خرد مردمی منجر می شود. 

وي اضافه کرد: اکنون که در شرایط تحریم و تشدید آثار تحریم به وسیله کرونا به بالا بردن تاب آوري اقتصادي کشور نیاز داریم؛ اگر
مجموعه حاکمیت و در رأس آن دولت، فرآیندي را ایجاد می کرد که در پی تسهیلگري، ریسک سرمایه گذاري در بخش تعاون کم می

 
شد، نقدینگی حاضر در جامعه به این سمت هدایت شده و اشتغال و تولید رونق پیدا می کرد. 

کبیري در انتها به ضرورت کار و تلاش جدي به منظور احیاي اعتماد عمومی به بخش تعاون اشاره کرد و گفت: تاکنون گام هایی

 
جهت توسعه شفافیت و نوآوري توسط معاون امور تعاون وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در این راستا برداشته شده است. 

وي همچنین بر اصلاح قوانین و چابک سازي روند بوروکراتیک این حوزه و همچنین حمایت هدفمند از تعاونی هاي اشتغال زا -البته

 
با این شرط که حیات تعاونی ها به دولت گره نخورد- در مسیر پیش روي توسعه بخش تعاون تأکید کرد. 

 
دانشگاه بر دو مؤلفه گفتگو و یادگیري تمرکز دارد 

آقاي مؤمنی، اقتصاددان و استاد دانشگاه علامه طباطبایی بابیان اینکه دانشگاه بر دو مؤلفه گفتگو و یادگیري تمرکز دارد گفت: در هر
دو این موضوعات با ضعف اساسی در حیطه فردي و جمعی روبه رو هستیم. در راستاي حمایتگري توسعه گرا پیشنهاد می شود در

 
دوره هاي بعدي مناظرات، سطحی از آموزش اولیه درباره مباحث مطرح و آشنایی با این حوزه براي شرکت کنندگان شرح داده شود. 

مؤمنی بابیان ضرورت در اختیار قرار دادن منابع باکیفیت براي دانشجویان گفت: مناظره کنندگان بعدازاینکه از مرحله مشخصی عبور

 
کردند، باید زمینه فرصت آموزش و ارتقاء بنیه اندیشه اي آن ها نیز فراهم شود. 

مسابقات تخصصی مناظره با موضوع «تعاون؛ فرصت ها و چالش ها» از سوي سازمان دانشجویان جهاددانشگاهی و وزارت تعاون، کار و
رفاه اجتماعی به صورت مجازي در دهه آخر شهریوربا حضور 16 تیم آغاز و پس از 10 روز رقابت با مشخص شدن 8 تیم منتخب

 
مرحله یک چهارم این مسابقات از چهارشنبه دوم مهرماه تا هفتم مهر برگزار شد. 

مناظره نهایی و مراسم اختتامیه مسابقات مناظره تخصصی تعاون به صورت مجازي با گزاره «تعاونی ها باید از طریق اصلاح قوانین و
تسهیل حضور در بازار سرمایه و نه وام هاي بلاعوض از طرف دولت ها حمایت شوند» بین دو تیم «سردار جنگل» و «فراز» برگزار و

در نهایت تیم فراز با امتیاز 285 برنده این مسابقات شد.



پرداخت مرحله دوم بسته حمایتی به هنرمندان صنایع دستی از سوي بنیاد کوثر

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  369  |  تاریخ: 1399/08/26

خبرگزاري آریا- معاون صنایع دستی وزارت میراث
فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی از پرداخت مرحله دوم
بسته حمایتی کرونا به هنرمندان صنایع دستی از سوي

 
بنیاد کوثر خبر داد. 

به گزارش خبرگزاري آریا، پویا محمودیان معاون میراث
فرهنگی وزیر میراث فرهنگی گردشگري و صنایع دستی،
افزود: «این بسته حمایتی هدیه نقدي بنیاد کوثر به مبلغ
15میلیون ریال است که به هنرمندان صنایع دستی که
جزو خانواده معزز شهدا، ایثارگران و جانبازان به حساب می

 
آیند پرداخت شد.» 

او افزود: «این بسته حمایتی به منظور جبران بخشی از هزینه هاي هنرمندان در زمان شیوع کرونا در نظرگرفته شده و در این مرحله

 
به 129 هنرمند فعال صنایع دستی که جزو خانواده معزز شهدا، ایثارگران و جانبازان بودند، اهدا شده است.» 

خانم محمودیان ادامه داد: «در دوره قبل نیز به 305 نفر از هنرمندان صنایع دستی واجد شرایط، این بسته حمایتی به ارزش

 
15میلیون ریال براي هر نفر اهدا شد.» 

معاون صنایع دستی کشور هم چنین در مورد آخرین وضع تسهیلات کُرونا (سامانه کارا) گفت: «تا تاریخ امروز براي 12هزار و 581
پرونده با اشتغال 21هزار نفر مبلغ و 1275 میلیارد ریال تسهیلات پرداخت شده است.»



پرداخت مرحله دوم بسته حمایتی به هنرمندان صنایع دستی از سوي بنیاد کوثر

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  370  |  تاریخ: 1399/08/26

خبرگزاري آریا- معاون صنایع دستی وزارت میراث
فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی از پرداخت مرحله دوم
بسته حمایتی کرونا به هنرمندان صنایع دستی از سوي

 
بنیاد کوثر خبر داد. 

به گزارش خبرگزاري آریا، پویا محمودیان معاون میراث
فرهنگی وزیر میراث فرهنگی گردشگري و صنایع دستی،
افزود: «این بسته حمایتی هدیه نقدي بنیاد کوثر به مبلغ
15میلیون ریال است که به هنرمندان صنایع دستی که
جزو خانواده معزز شهدا، ایثارگران و جانبازان به حساب می

 
آیند پرداخت شد.» 

او افزود: «این بسته حمایتی به منظور جبران بخشی از هزینه هاي هنرمندان در زمان شیوع کرونا در نظرگرفته شده و در این مرحله

 
به 129 هنرمند فعال صنایع دستی که جزو خانواده معزز شهدا، ایثارگران و جانبازان بودند، اهدا شده است.» 

خانم محمودیان ادامه داد: «در دوره قبل نیز به 305 نفر از هنرمندان صنایع دستی واجد شرایط، این بسته حمایتی به ارزش

 
15میلیون ریال براي هر نفر اهدا شد.» 

معاون صنایع دستی کشور هم چنین در مورد آخرین وضع تسهیلات کُرونا (سامانه کارا) گفت: «تا تاریخ امروز براي 12هزار و 581
پرونده با اشتغال 21هزار نفر مبلغ و 1275 میلیارد ریال تسهیلات پرداخت شده است.»



طلا به بالاترین سطح یک هفته اخیر رسید

منبع: کالا خبرشماره خبر:  371  |  تاریخ: 1399/08/26

به دنبال تضعیف ارزش دلار و در حالی که بالا رفتن تعداد مبتلایان به کرونا نگرانی ها از تاثیرات اقتصادي همه گیري را
افزایش داده و احتمال ارائه بسته هاي محرك مالی را بالا برده است، قیمت طلا روز دوشنبه به بالاترین رقم یک هفته گذشته

رسید.

به دنبال تضعیف ارزش دلار و در حالی که بالا رفتن تعداد
مبتلایان به کرونا نگرانی ها از تاثیرات اقتصادي همه گیري
را افزایش داده و احتمال ارائه بسته هاي محرك مالی را
بالا برده است، قیمت طلا روز دوشنبه به بالاترین رقم یک

 
هفته گذشته رسید. 

به گزارش «کالاخبر» به نقل از خبرگزاري تسنیم، قیمت
هر اونس طلا امروز با 0.33 درصد رشد به 1895 دلار و
41 سنت رسید. اوایل امروز قیمت طلا تا 1898 دلار و 81
سنت بالا رفت که بیشترین رقم ثبت شده از روز 9 نوامبر

تاکنون بود. قیمت فلز زرد در معاملات آتی امروز براي تحویل در ماه دسامبر هم با 0.42 درصد رشد به 1894 دلار و 20 سنت رسید.

شاخص ارزش دلار در برابر سبد ارزهاي معتبر جهان امروز 0.2 درصد کاهش داشت و موجب ارزانتر شدن طلا براي خریدارانی شد که

 
از ارزهاي غیردلاري استفاد همی کنند. 

تعداد موارد ابتلا به ویروس کرونا در آمریکا روز یکشنبه از 11 میلیون نفر فراتر رفت. همزمان مشاوران ارشد جو بایدن نامزد پیروز

 
انتاخبات آمریکا خواستار اقدام فوري براي مقابله با بحران شده اند. 

استفن اینز تحلیلگر بازار طلا موسسه آکسی تریدر گفت: «همچنان مشکلات ساختاري در اقتصادهاي جهان وجود دارد و اشتغال

 
بزرگترین مشکل کشورهاي جهان است.» 

وي افزود: «بانک هاي مرکزي همچنان به تزریق نقدینگی به بازارها ادامه خواهند داد تا شکاف ایجاد شده تا زمان توزیع واکسن کرونا

 
را پر کنند.» 

پیتر آلتمایر، وزیر اقتصاد آلمان گفته، کشورش باید خود را براي یک دوره دیگر 4 تا 5 ماهه اقدامات شدید جهت مقابله با شیوع کرونا

 
آماده کند. 

جرومی پاول رئیس فدرال رزرو آمریکا هفته گذشته بار دیگر موضع خود مبنی بر ضرورت اقدامات بیشتر از سوي بانک مرکزي و



کنگره جهت تحریک اقتصادي را تکرار کرد. قیمت طلا از ابتداي سال جاري میلادي تاکنون به دلیل اقدامات محرك اقتصادي بی
سابقه بانک هاي مرکزي جهان 25 درصد افزایش یافته است.



"فصل امید"نام امسال جشنواره تئاتر کودك همدان

منبع: روزنامه هگمتانهشماره خبر:  372  |  تاریخ: 1399/08/26

"فصل امید"نام امسال جشنواره تئاتر کودك همدان >

هگمتانه، گروه خبر همدان: مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان همدان گفت: جشنواره تئاتر کودك و نوجوان تحت عنوان
«فصل امید» برگزار می شود که فراخوان آن منتشر شده و در اختیار هنرمندان قرار گرفته که آثار براي داوري ارسال خواهد شد و

 
پس از تأیید آثار، نمایش ها در هر استان با رعایت شیوه نامه ها اجرا خواهد شد. 

به گزارش هگمتانه، احمدرضا احسانی در نشست خبري اینستاگرامی به تشریح برنامه هاي این اداره کل در هفته کتاب پرداخت و
گفت: ویژه برنامه هاي هفته کتاب از 24 تا 30 آبان ماه در همدان هم زمان با سراسر کشور برگزار خواهد شد و در این هفته 13

 
برنامه در نظر گرفته شده که در شهرستان هاي استان اجرا خواهد شد. 

وي در ادامه یادآور شد: برگزاري آیین اختتامیه جایزه قلم هگمتانه و انتخاب کتاب سال استان، برگزاري عصري با کتاب، برگزاري
نمایشگاه کتاب در صورت موافقت ستاد ملی مقابله با کرونا، اهداي کتاب به مؤسسات فرهنگی و هنري و برگزاري پاییزه کتاب از

 
جمله برنامه هاي این هفته به شمار می روند. 

احسانی با بیان اینکه طرح پاییزه کتاب از 24 تا 30 آبان ماه در 17 کتاب فروشی همدان و دو کتاب فروشی ملایر اجرا می شود،

 
گفت: کتاب عمومی، دانشگاهی و کودك و نوجوان در این ایام با تخفیف 20 درصدي به فروش می رسد. 

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان در خصوص برنامه هاي فرهنگی پیش بینی شده در نیمه دوم سال، اظهار کرد: تقدیر از چهره
هاي ماندگار فرهنگی با محوریت مرحوم آیت ا... سید رضا فاضلیان در همدان، جشنواره نمایشنامه خوانی در رزن، رونمایی از قرآن
کریم با قلم مرتضی شعبانی و برپایی نمایشگاه خوشنویسی، جشنواره استانی سبک زندگی قرآنی و جشنواره خوشنویسی با موضوع

 
نماز و یادبود فعالان فرهنگی از جمله برنامه هاي فرهنگی استان است. 

وي همچنین تصریح کرد: جشنواره موسیقی سنتی آواها و نواهاي عاشورایی تحت عنوان جشنواره نغمه عشق، بهمن ماه در شهرستان

 
اسدآباد برگزار خواهد شد. 

احسانی با بیان اینکه جایزه ادبی استان، بهمن ماه در شهرستان بهار برگزار می شود، خاطرنشان کرد: پویش فضاي مجازي با مرکزیت
همدان، بهمن ماه در سراسر استان برگزار می شود و جشنواره فیلم و عکس با محوریت تقدیر از اهالی سینما، اسفندماه در نهاوند

 
پیش بینی شده است. 

وي با بیان اینکه مطالبات رسانه ها در سال 98 پرداخت شده است، اظهار کرد: رسانه هایی که مطالبات خود را دریافت نکرده اند،

 
مورد بررسی و پیگیري قرار می گیرد. 

احسانی در خصوص برگزاري جشنواره تئاتر کودك و نوجوان، یادآور شد: برگزاري این جشنواره تابع ستاد ملی مقابله با کرونا است و با



 
توجه به شرایط فعلی، همچون سال هاي گذشته برگزار نخواهد شد. 

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان همدان تأکید کرد: جشنواره تحت عنوان «فصل امید» برگزار می شود که فراخوان آن منتشر
شده و در اختیار هنرمندان قرار گرفته که آثار براي داوري ارسال خواهد شد و پس از تأیید آثار، نمایش ها در هر استان با رعایت

 
شیوه نامه ها اجرا خواهد شد. 

وي افزود: به دنبال این هستیم که بخشی از اعتبارات جشنواره بین المللی تئاتر کودك و نوجوان، صرف تجهیز سالن ها و مجتمع

 
هاي فرهنگی و هنر استان شود. 

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان همدان تأکید کرد: به دنبال حمایت مالیاتی از نویسندگان و ناشران هستیم و تلاش ما این
است که اتحادیه اي مجزا براي این افراد تشکیل شود. تفاهم نامه اي بین اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی با صندوق کارآفرینی امید

 
منعقد شده و تسهیلات ویژه اي براي حمایت از ناشران و صنوف فرهنگی پیش بینی شده است. 

احسانی با بیان اینکه ادارات فرهنگ و ارشاد اسلامی شهرستان ها با محدودیت هاي اعتباري روبه رو هستند، یادآور شد: با این وجود،
باید تمام برنامه هاي فرهنگی در مؤسسات با رعایت شیوه نامه هاي بهداشتی و یا به صورت مجازي اجرا شود و در صورت برنامه

 
ریزي، اعتبارات مورد نیاز تخصیص خواهد یافت و به هیچ عنوان فعالیت هاي فرهنگی نباید تعطیل شود. 

وي با تأکید بر اینکه پیشنهاد استاندار همدان به وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی مبنی بر بازگشت جشنواره فیلم کودك و نوجوان به

 
همدان، ارائه شده است، خاطرنشان کرد: امیدواریم شرایط براي برگزاري مجدد این جشنواره در همدان فراهم شود. 

احسانی با بیان اینکه در سال گذشته 245 عنوان کتاب در استان به چاپ رسیده است، یادآور شد: با توجه به محدودیت ها و گرانی
کاغذ و صنعت چاپ، شاهد آمار خوبی در چاپ کتاب هستیم و در سال جاري نیز با وجود همین محدودیت ها 188 عنوان کتاب

 
منتشر شده است. 

وي تأکید کرد: بنیاد و یا مؤسسه فرهنگی سید جمال الدین اسدآبادي در راستاي ارج نهادن به مفاخر استان تا پایان سال به بهره

 
برداري خواهد رسید و کار خود را آغاز خواهد کرد. 

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان همدان با بیان اینکه کمک بلاعوض به 300 تا 350 نفر از اهالی رسانه پرداخت شد، گفت: در
قالب سامانه کارا نیز تسهیلات کرونا به فعالان رسانه پرداخت شد و به دنبال این هستیم که تسهیلات ارزان قیمت نیز در اختیار آنها

قرار بگیرد.



صادرات پاي مرغ، دور ریختنی ارزآور

منبع: ایرناشماره خبر:  373  |  تاریخ: 1399/08/26

خرم آباد - ایرنا - با شور خاصی از کارش حرف می زند و می گوید بعد از یک ورشکستگی در خصوص کسب و کار فرآوري
گوشت و بدهکاري به بانک، در مورد صادرات پاي مرغ تحقیق کرده است و امروز این دور ریختنی ارزآور را به چین صادر می

کند.

خرم آباد - ایرنا - با شور خاصی از کارش حرف می زند و
می گوید بعد از یک ورشکستگی در خصوص کسب و کار
فرآوري گوشت و بدهکاري به بانک، در مورد صادرات پاي
مرغ تحقیق کرده است و امروز این دور ریختنی ارزآور را به

 
چین صادر می کند. 

بهزاد رشیدیان دلفان از آندسته کارآفرینانی است که با
حرارت و هیجان از کسب و کارش حرف می زند، هرچند

 
در لابلاي سخنانش رگه هایی از گلایه و انتظارات برآورده نشده وجود دارد اما سخن اصلیش رونق تولید و گذر از بند مشکلات است. 

فرهنگی که در شرف بازنشستگی است و یک بار پس از ورشکستگی در سال 86 و بازپرداخت چند برابري تسهیلات به بانک، دست از
کار نمی کشد و این بار با صادرات پاي مرغ وارد میدان تولید شده و 120 نفر را در شهر کوچک خودش ، کوهدشت، مشغول بکار

 
کرده است. 

آنطور که می گوید سال 86 در مقابل مافیاي بازار گوشت و کارکشته هاي این حوزه دوام نیاورد و نتوانست طرح فرآوري محصولات
گوشتی را به سرانجام برساند و در نهایت بعد از ورشکستگی هم مجبور شد 315 میلیون تومان وامی را که براي شروع کار گرفته بود

 
با احتساب جریمه اش به مبلغ یک میلیارد و 200 میلیون تومان پس بدهد. 

رشییدیان دلفان می گوید سال 90 پس از یک دوره ورشکستگی و بدهی به بانک، تحقیق در خصوص صادرات پاي مرغ را شروع

 
کردم و به این نتیجه رسیدم که کسب و کار جدیدي راه اندازي کنم. 

آنچنان پرشور از کارش می گوید که انگار نه انگار تا چهار سال قبل از آن یک ورشکسته و شکست خورده تولید بوده است اما به قول

 
خودش به توانایی و پشتکارش ایمان داشته است و دوباره کسب و کار جدید را راه اندازي می کند. 

این تولید کننده می گوید بیشتر از 2 سال براي دریافت کد صادراتی پیگیري کردم، پس از آن به نقشه واحد تولیدي و ملزومات آن

 
ایراداتی وارد شد اما همه را پشت سر گذاشتم و حتی چینی ها ها براي تایید کارگاه و سفارش پاي مرغ، آمدند و بازدید کردند. 

کارش را با طرح توجیهی 15 نفر اشتغال آغاز کرده و تا همین ماه قبل 70 نفر را مشغول کرده و امروز با راه اندازي فرآوري جدیدي،



 
نان 120 خانوار را با زوربازوي خودشان تامین می کند. 

رشیدیان دلفان سه سال درخواست سرمایه در گردش داده اما هنوز وامی دریافت نکرده است و درحالیکه باید براي تامین مواد اولیه

 
اش دست به دامن استان هاي همجوار می شود همچنان گوشه چشمی به دریافت این تسهیلات دارد. 

زمانی که فرآوري پاي مرغ در استانی انجام شود نباید این دور ریختنی ارزآور از کشتارگاههاي استان خارج شود بلکه باید با قیمت
واقعی در اختیار واحد فرآور قرار بگیرد اما این تولید کننده از رعایت نشدن این قانون گلایه دارد و به قول خودش نمی تواند با گردن

 
کلفت هاي خریدار پاي مرغ سایر استانها رقابت کند. 

می گوید آنها پاي مرغ کشتارگاههاي استان را گاها با پرداخت یک میلیارد تومان پیش خرید می کنند و کشتارگاهها هم به بهانه

 
اینکه پاي مرغ را معدوم کرده اند، مرا جواب می کنند و مجبور هستم به استان هاي همسایه مراجعه کنم. 

هرچند مجوز فراوري سایر ضایعات کشتارگاهی را هم از جهاد کشاورزي گرفته است اما دامپزشکی می گوید فضاي کافی براي این کار

 
ندارد و همچنان بین بود و نبود مجوزها معطل مانده است. 

مهمترین مشکلش را نبود سرمایه درگردش و خروج پاي مرغ استان به سایر استانها عنوان می کند و می گوید: فضاي سردخانه اي
براي دپوي پاي مرغ ندارد، 110 تن ظرفیت فعلی آنچنان جوابگو نیست و در حال دریافت زمین یا گسترش سردخانه موجودش است.

با خوب و بد تولید کنار آمده است و اکنون گردش مالی مجموعه اش به پنج میلیارد تومان می رسد، سالانه 500 تا 600 میلیون
تومان به کارگرانش می دهد و همه را بیمه کرده است، با شیوع کرونا هیچ کارگري اخراج نشد و همه با رعایت پروتکل ها همچنان

 
مشغول کار هستند. 

بهزاد رشیدیان دلفان تلخ و شیرین تولید را با هم قبول کرده است و به گفته خودش براي افزایش تولید و اشتغالزایی بیشتر تلاش می
کند، مصائب کارآفرینی را به جان خریده و امروز به ثبات رسیده است تا ثابت کند رونق و جهش تولید هرچند نیازمند کمک هاي

 
مسوولان و تسهیل در بروکراسی هاي اداري است اما سخت کوشی، ایده پردازي و امید هم سهم بسزایی در این مسیر ایفا می کنند. 

پاي مرغ را که شاید بسیاري از ما حس خوبی به آن نداریم در کشورهاي جنوب شرقی آسیا طرفداران بسیاري دارد و به عنوان یک
منبع مهم پروتپین استفاده می کنند و اکنون یک تولیدکننده با همه مصائب و سختی ها در مسیر درست خودکفایی و اشتغالزایی گام

 
برداشته است و این دور ریختنی چندش آور را به یک محصول ارزآور و اشتغالزا تبدیل کرده است. 

بدون شک تولید یک مسیر پر پیچ و خم و طولانی است که این کارآفرین لرستانی آن را به خوبی درك کرده و بهانه هایی مثل نبود

 
ماده اولیه، شکست، قدرت رقیبان و حتی نبود حمایت مسوولان مانعی براي حرکت روبه جلوي وي نشده است. 

مدیر صنایع تبدیلی و غذایی سازمان جهاد کشاورزي لرستان نیز به صدور مجوز توسعه واحد صادراتی پاي مرغ کوهدشت اشاره می

 
کند و می گوید: این واحد داراي خط تولید و بسته بندي است که یک برند موفق براي استان محسوب می شود. 

صیداحمد مرادي افزود: علاوه بر جلوگیري از دور ریخت ضایعات، بازاریابی خوبی توسط این واحد صورت گرفته است و فعالیت آن بر

 
اساس اعلام نیاز مقصد انجام می شود. 



وي تصریح کرد: با درخواست مجوز احداث سردخانه براي این واحدها موافقت شده است و سازمان جهاد کشاورزي حمایت هاي

 
قانونی به منظور تداوم تولید آن را انجام می دهد و در صورت تامین اعتبار لازم، تسهیلات مورد درخواست وي پرداخت خواهد شد. 

مدیرکل دامپزشکی لرستان نیز می گوید یکهزار و 266 تن پاي مرغ امسال از مبدا شهرستان کوهدشت به کشورهاي آسیایی صادر

 
شده است. 

مصطفی زبردست با بیان اینکه کشورهاي مقصد، داراي استانداردهاي خاصی براي واردات هستند افزود: این میزان توسط فعال

 
اقتصادي بخش خصوصی از نقاط مختلف کشور خریداري و به کشورهاي جنوب شرق آسیا با اولویت چین صادر شده است. 

وي با اشاره به اینکه هر تن پاي مرغ به طور متوسط 600 دلار از جمله براي کشور چین صادر می شود تصریح کرد: با توجه به

 
ظرفیت هاي موجود در استان، از این فرصت براي سرمایه گذاري و افزایش واحدهاي صنعتی استقبال می شود. 

مدیرکل دامپزشکی لرستان ادامه داد: طبق تحقیقات انجام شده پاي مرغ حاوي بسیاري از پروتئین ها، ویتامین ها و مواد معدنی است

 
که براي تولید محصولات دارویی و غذایی به کشورهاي آسیاي جنوب شرقی صادر می شود. 

زبردست گفت: باتوجه به اینکه پاي مرغ در ایران مصرف چندانی ندارد، صادرات آن یکی از ظرفیت هاي این استان محسوب می شود

 
و ارزش افزوده قابل توجهی را عاید تولیدکنندگان داخلی می کند. 

وي در خصوص ضرورت حمایت هاي لازم از این واحد اقتصادي تصریح کرد: کشتارگاههاي استان باید ضایعات پاي مرغ را در اختیار

 
استان قرار دهند و از فروش آن به سایر مناطق خودداري نمایند و دامپزشکی نیز تاکنون نسبت به این مساله پیگیر بوده است. 

مصرف سالانه گوشت مرغ در لرستان 50 هزار تن و تولید آن نیز بیش از 70 هزار تن است و در حالیکه شاید یک کارآفرین براي ورود
به این حوزه وارد مباحث کشتارگاهی و حتی مرغداري شود اما می توان ثابت کرد ایده و پشتکار در تولید حرف اول را می زند و البته
نباید براي تولید سنگ بزرگی را نشانه گرفت که نتوان آن را برداشت، تولید و کارآفرینی را می توان بدون مواد اولیه گران و وارداتی

 
آغاز کرد و از یک ورشکسته بدهکار به صادرکننده موفق یک دور ریختنی ارزآور تبدیل شد. 

 
برچسب ها 

 
- وزارت جهاد کشاورزي 

 
- توسعه صادرات 

 
- جهش تولید 

 
- کارآفرینی 

 
- گوشت مرغ 

 
- لرستان 

- سازمان دامپزشکی کشور



یک هزارو 900 یتیم شهرستان ري در طرح هرکارمند/حامی یک فرزند معنوي

مورد حمایت قرار می گیرند

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  374  |  تاریخ: 1399/08/26

فرماندار ویژه شهرستان ري گفت: بعد از کمک هاي مومنانه، طرح هرکارمند، حامی یک فرزند معنوي می خواهد اجرایی شود
که بایستی کمیته امداد با استفاده از ظرفیت اصحاب رسانه، فضاي مجازي و نشریات محلی درباره این طرح که مربوط به

1900 یتیم در شهرستان است، اطلاع رسانی مناسب انجام دهد.

توکلی کجانی ؛ یک هزارو 900 یتیم شهرستان ري در
طرح هرکارمند/حامی یک فرزند معنوي مورد حمایت قرار
می گیرند فرماندار ویژه شهرستان ري گفت: بعد از کمک
هاي مومنانه، طرح هرکارمند، حامی یک فرزند معنوي می
خواهد اجرایی شود که بایستی کمیته امداد با استفاده از
ظرفیت اصحاب رسانه، فضاي مجازي و نشریات محلی
درباره این طرح که مربوط به 1900 یتیم در شهرستان

 
است، اطلاع رسانی مناسب انجام دهد. 

به گزارش خبرگزاري برنا از تهران ؛ حسین توکلی کجانی معاون استاندار تهران و فرماندار ویژه شهرستان ري در جلسه اجراي طرح
«هرکارمند حامی یک فرزند معنوي» اظهارداشت: در شرایط کنونی که کشور با بحران شیوع کرونا دست به گریبان است قطعا ایتام و
اقشار ضعیف جامعه بیشترین آسیب را از فشارهاي اقتصادي می بینند که در این خصوص دولت همواره با در نظر گرفتن رهنمودهاي

 
مقام معظم رهبري در کنار سازمان هاي مردم نهاد و خیرین اقدامات بسزایی را انجام داده اند. 

معاون استاندار تهران افزود: حس مهربانی و انسان دوستی برگرفته از آداب و سنن و دین مبین اسلام، وظیفه ما در کمک به همنوعان
رابیشتر می کند و باید تلاش کنیم با تبلیغ پویش ملی «ایران مهربان»، جامعه را نسبت به مشارکت در این طرح خداپسندانه ترغیب

 
کرد. 

فرماندار ویژه شهرستان ري تصریح کرد: بعد از کمک هاي مومنانه، طرح هرکارمند حامی یک فرزند معنوي می خواهد اجرایی شود
که بایستی کمیته امداد با استفاده از ظرفیت اصحاب رسانه، فضاي مجازي و نشریات محلی درباره این طرح که مربوط به 1900 یتیم

 
در شهرستان است، اطلاع رسانی مناسب انجام دهد. 

وي خاطرنشان کرد: طرح هرکارمند حامی یک فرزند معنوي در جلسات مختلف باید معرفی شود تا ضمن مشارکت خیرین و حامیان
بیشتر، خروجی مطلوبی در نهایت داشته و کمک قابل توجهی به اقشار ضعیف شهرستان شود و در این راستا نیز دبیرخانه این طرح

 
در فرمانداري شکل خواهد گرفت. 

 
توکلی کجانی 



 
لینک کوتاه : کپی شد 

 
با دوستان خود به اشتراك بگذارید: 

 
دیدگاه تان را بنویسید نام شما رایانامه 

 
دیدگاه خود را اینجا بنویسید: ارسال دیدگاه 

ویژه برنا 1399/08/26 10:11 با گذر از مشکلات به حضور در لیگ دسته اول فکر می کنیم/ اشتباهات داوري باعث از بین رفتن

 
بودجه یک تیم، انگیزه مربی و اشتیاق هواداران می شود 

 
1 1399/08/26 09:30 دستگیري عامل حمله به عوامل انتظامی در تهران/ ضارب: پشیمانم 

 
2 1399/08/26 09:13 وضعیت فوتبال این روزها خوب است/ امیدوارم فوتسال از بلاتکلیفی خلاص شود 

3 1399/08/26 08:32 بانک توسعه تعاون جهت ارائه تسهیلات به تعاونی ها بیشتر تقویت شود/کمیسیون اقتصادي مجلس تقویت

 
تعاونی ها را در دستور کار ِخود دارد 

 
4 1399/08/26 08:06 بلاتکلیفی بی پایان دروازه بان استقلال/ این همه تاخیر براي چیست؟ 

5 1399/08/26 07:04 زدن 6گل به استقلال لذت بخش نبود/ الان وقت انتقاد کردن از پرسپولیس نیست/ حتی با بخشش آل کثیر

 
بازهم مهاجم می خواهیم 

 
6 1399/08/26 06:15 پلمب کازینو در تهران/ دستگیري 13 نفر از سرشبکه هاي قمار در تهران 

7 1399/08/26 06:13 قرار نیست میلیاردها تومان در مجلس هزینه یک تذکر محلی شود/ دولت بودجه مجلس را پرداخت می کند

 
اما هیچ اقدام موثري ندیدیم/ لاریجانی اجازه نمی داد مجلس از مسیر خارج شود 

8 1399/08/26 06:06 اسکوچیچ باید از این برهه سخت عبور کند/ الان نباید سپاهان را قضاوت کرد/ فکري می تواند براي استقلال

 
جام آوري کند 

9 1399/08/26 06:04 همچنان همان نگاه 58 سال پیش در سریال سازي غالب است / وقت آن رسیده که فرم سریال سازي و

 
تصویب فیلمنامه را تغییر دهیم 

10 1399/08/26 06:01 لاریجانی طرح تشکیل اجتماعات و راهپیمائی را به صلاح مملکت نمی دانست/ نگاهمان به همه چیز امنیتی

 
است/ حاضر نیستند حتی مقداري حوصله به خرج دهند تا مردم خواسته هایشان را بیان کنند 

11 1399/08/26 05:41 فیلترینگ یکی از موانع گسترش کسب وکارهاي نو شده است/براي کارآفرینی باید یک وزارتخانه مجزا

 
تشکیل شود/نمایندگان مجلس قوانین مربوط به کارآفرینی را به روز رسانی کنند 
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معرفی 39 بسته گسترش کارآفرینی حوزه گیاهان دارویی

منبع: ایسکاشماره خبر:  375  |  تاریخ: 1399/08/26

از سوي ستاد توسعه علوم و فناوري گیاهان دارویی و طب سنتی معاونت علمی وفناوري ریاست جمهوري 39 بسته
کارآفرینی در حوزه گیاهان دارویی معرفی شد.



بزرگداشت هفته جهانی کارآفرینی به صورت مجازي

منبع: موجشماره خبر:  376  |  تاریخ: 1399/08/26

مدیر کل دفتر توسعه کارآفرینی و بهره وري وزارت تعاون،
کار و رفاه اجتماعی در آستانه هفته جهانی کارآفرینی
ضمن اعلام برنامه هاي این هفته گفت: یکی از مهمترین
اهداف رویدادهاي این هفته، تقویت اکوسیستم کارآفرینی
کشور از طریق بالا بردن گرایش هاي کارآفرینانه در بین
جامعه به ویژه جوانان است تا از طریق ترفیع جایگاه
کارآفرینی، مشوقی براي راه اندازي کسب و کار توسط

 
عموم جامعه باشد 

به گزارش خبرگزاري موج، رحیم سرهنگی با اشاره به اینکه هفته جهانی کارآفرینی (GEW) یکی از بزرگترین رویدادهاي هماهنگ
جهانی براي ترویج و توسعه کارآفرینی است گفت : بزرگداشت این هفته هر ساله در بازه زمانی هفته سوم ماه نوامبر(هفته آخر آبان

 
ماه) برگزار می شود. . 

سرهنگی افزود: بدین منظور برنامه هایی را با مشارکت همه ذینفعان و با هدف تقویت همکاري بین کارآفرینان، سرمایه گذاران،
سیاستگذاران، محققان و نهادهاي پشتیبان کارآفرینی، در راستاي ایجاد و تقویت اکوسیستم هاي کارآفرینی اجرا می کند که به ایجاد

 
اشتغال، سرعت بخشیدن به نوآوري و رشد اقتصادي منجر می شود. 

سرهنگی تصریح کرد: مراسم گرامیداشت این هفته به صورت همزمان و هماهنگ در بیش از 180 کشور با مشارکت بیش از 20 هزار

 
نفر در قالب 40 هزار فعالیت و براي بالغ بر 10 میلیون نفر برگزار می شود. 

مدیر کل دفتر توسعه کارآفرینی و بهره وري وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی خاطرنشان کرد: وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی بنا
بر رسالت و ماموریت هاي محوله، هر سال در سطح استان هاي سراسر کشور نسبت به بزرگداشت این هفته از طریق برگزاري
رویدادهاي مختلف ترویجی نظیر کارگاه هاي آموزشی، جلسات گپ و گفت دوستانه با کارآفرینان و ارائه تجارب آنان، ارائه آموزش و

 
مشاوره رایگان کارآفرینی، پخش کلیپ ها، فیلم ها، کافه هاي کارآفرینی مجازي و ... اقدام می کند. 

سرهنگی ادامه داد: تاکنون بیش از 12 نهاد مشارکت کننده شامل دانشگاه ها، سازمان هاي مردم نهاد و مؤسسات بخش خصوصی،
ادارات کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان هاي سراسر کشور بیش از 300 برنامه را براي اجرا در طی این هفته سازمان دهی کرده

 
اند. 

وي با اشاره به ایام هفته کارآفرینی اظهار کرد: روزهاي این هفته شامل "" 26 آبان ماه کارآفرینی و جهش تولید"" ،"" 27 آبان ماه



کارآفرینی و کرونا""، "" 28آبان ماه، کارآفرینی زنان""،"" 29 آبان ماه، کارآفرینی و تعاون""،"" 30 آبان ماه، کارآفرینی

 
دیجیتال""،"" اول آذرماه، کارآفرینی و جوانان و دانشجویان""، "" دوم آذرماه، کارآفرینی و کودك و نوجوان"" است. 

سرهنگی در ادامه توضیح داد: در سال جاري با درنظر گرفتن شرایط موجود و لزوم رعایت پروتکل هاي بهداشتی، برنامه ریزي هایی
لازم به عمل آمده تا بزرگداشت این هفته که از تاریخ 26 آبان تا 2 آذر ماه است، از طریق فضاي مجازي و به صورت غیرحضوري انجام

 
شود. 

وي ادامه داد: برنامه هاي مختلفی توسط دفتر توسعه کارآفرینی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی با مشارکت ادارات کل کشور برنامه
ریزي شده، که برخی از آنها شامل رونمایی از سند توسعه کارآفرینی (پنج رکن اصلی و 17 برنامه تحول آفرین)، رونمایی از باشگاه
کارآفرینان نوجوان آنلاین، برگزاري بیش از 60 برنامه ملی آنلاین و 300 برنامه مختلف استانی آنلاین(وبینارهاي آموزشی مرتبط نظیر
کارآفرینی دیجیتال، صنایع خلاق، تشریح فرصت هاي کارآفرینی در مناطق مختلف گردشگري کشور، سینما کارآفرینی، دهکده
گیاهان دارویی، گپ و گفت با کارآفرینان برتر استانها و ارائه تجارب آنها، کارگاههاي آموزشی در حوزه کارآفرینی) توسط هریک از

 
ادارات کل استان ها می شود. 

به گفته مدیر کل دفتر توسعه کارآفرینی و بهره وري وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی تمامی هموطنان علاقه مند به عنوان مخاطبان
وبینارهاي یاد شده، می توانند به صورت رایگان در بستر فضاي مجازي از رویدادها استفاده کنند.



تشکیل قرارگاه محرومیت زدایی با محوریت اشتغال مهارت محور در البرز

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  377  |  تاریخ: 1399/08/26

خبرگزاري آریا - مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي استان
البرز گفت: قرارگاه محرومیت زدایی با محوریت اشتغال

 
مهارت محور در استان تشکیل شده است. 

به گزارش روابط عمومی اداره کل تعاون،کار و رفاه
اجتماعی استان البرز، تقی غیاثی تباربا اشاره به تشکیل
قرارگاه محرومیت زدایی با محوریت اشتغال مهارت محور
در استانالبرز اظهارکرد: قرارگاه محرومیت زدایی
زیرمجموعه نماینده ولی فقیه در استان البرزتشکیل شده
است، این قرارگاه با هم افزایی که بین دستگاه هاي متولی

 
ایجاد می کندمی تواند محرومین را پشتیبانی و حمایت و افراد را براي اشتغال مهیا کند. 

وي با بیان این کهدر حوزه اشتغال مهارت محور تفاهم نامه اي بین اداره کل فنی و حرفه اي استان وقرارگاه محرومیت زدایی استان
البرز منعقد شد، تصریح کرد: حدود 60 منطقه محروم دراستان البرز به عنوان مناطق محروم شناسایی شدند که این قرارگاه افراد بی

 
بضاعت کهعمدتاً اقشار آسیب پذیر جامعه هستند را زیر پوشش قرار می دهد. 

 
انتخاب مسجد معیندر مناطق محروم 

مدیرکل آموزش فنیو حرفه اي استان البرز با بیان اینکه در هر کدام از این 60 منطقه محروم در سطحاستان یک مسجد مُعین انتخاب
می شود، خاطرنشان کرد : در این مسجد معین در واقع حدودیازده مرکز ایجاد می شود که یکی از آنها مرکز توانمندسازي است و

 
مسئولیت این مرکزبا اداره آموزش فنی و حرفه اي استان البرز است . 

وي یکی از اهدافاصلی قرارگاه محرومیت زدایی را توانمندسازي افراد خواند و بیان کرد: طی دو نشستیکه با رئیس قرارگاه محرومیت
زدایی استان البرز برگزار کردیم مقرر شد؛ با توجه بهپروژه هاي اشتغال محور که در استان البرز وجود دارد و هم اکنون در حال

 
اجراست ازظرفیت این پروژه ها به منظور اشتغال زایی محرومین که زیرمجموعه قرارگاه محرومیت زداییهستند، استفاده کنیم. 

غیاثی تبار گفت:قرارگاه محرومیت زدایی با دستگاه هاي مختلف همچون آموزش فنی و حرفه اي، بهزیستی،کمیته امداد و ستاد

 
اجرایی فرمان امام نیز این قرارداد را منعقد می کند تا بتوانداین زنجیره را کامل کنند. 

وي اظهار کرد: درسامانه اشتغال مهارت محور صفحه اي در این باره طراحی کردیم، تا افرادي که در مناطقمحروم هستند، ثبت نام و

 
یکی از روش هاي اشتغال را انتخاب کنند که شامل خوداشتغالییا کارآفرینی است. 

 
معرفی 63 نفر بهقرارگاه محرومیت زدایی 

مدیرکل فنی وحرفه اي استان البرز با تأکید بر اینکه کمک به قرارگاه محرومیت زدایی جزو اولویت هایماست، بیان کرد: تاکنون 63
نفر را به این قرارگاه معرفی کردیم، همکاران ما دردبیرخانه اشتغال مهارت محور حضور دارند و افراد در حوزه استخدام محور به
واحدهایصنعتی که نیرو نیاز دارند معرفی و افرادي که مستعد خوداشتغالی و کارآفرینی هستنددر این مسیر دوره هاي مهارتی را طی

 
و آماده کسب و کار می شوند. 

وي ادامه داد:برخی شرکت ها نیاز به نیرو دارند تا خط تولیدشان متوقف نشود و بتواند به تعهداتخود عمل کنند به همین دلیل این



شرکت ها نیازهاي خود را اعلام می کنند و در مواقعخاص برخی از آموزش ها در خط تولید و در حین کار داده و با نظارت اداره کل

 
فنی وحرفه اي استان از طریق مربیان اعزامی با رعایت دستورالعمل هاي بهداشتی براي انجاماین کار اعزام می شود. 

غیاثی تبار یادآورشد: ثبت نام به صورت غیرحضوري در سامانه انجام می شود و به محض اینکه فردي واجدشرایط بود از طریق پیامک

 
اطلاع رسانی و فراخوان وي انجام می شود. 
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کارآفرینی که دل به حمایت مسئولان نبست/ ایده جوان بشاگردي، مردم را

شغل دار و کاسب کرد

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  378  |  تاریخ: 1399/08/26

کارآفرین سخت کوش بشاگردي با وجود سختی هاي زیاد توانست هم براي خود شغل ایجاد کرده و هم تعداد زیادي از مردم
را علاقمند به اجراي طرح پولسار خود کند.

به گزارش گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان،
شهرستان بشاگرد از جمله شهر هاي پر ظرفیت، اما محروم
کشور است که اشتغال زایی و کمک به معیشت مردم در
این منطقه از میزان رویارویی آنان با مشکلات اقتصادي می

 
کاهد. 

غفلت از ظرفیت هاي موجود و عدم حمایت از کارآفرینان جوان در این منطقه متاسفانه دروازه گشایش اقتصادي به روي مردم محروم
بشاگرد را می بندد، در حالی که حمایت و همراهی از کارآفرینان جهادي می تواند علاوه بر کاهش محرومیت زمینه هاي پیشرفت در

 
این مناطق را به همراه داشته باشد. 

یحیی دهقانی یکی از آن جوانان خطه جنوب که سال ها در شغل ماهیگیري امرار معاش کرده با سرمایه 10 میلیون تومانی خود به

 
دلیل عدم حمایت مسئولان در کوه هاي بشاگرد اقدام به کشت مورینگا کرده است. 

A، مورینگا، گیاه پرخاصیت و پرکاربرد در علم پزشکی و تولید کرم هاي پوستی است، این نوع گیاه علاوه بر دارا بودن ویتامین هاي

 
B، کلسیم و ... حاوي آنتی اکسیدان قوي براي کاهش فشار خون است. 

 
این گیاه پرخاصیت ضمن جلوگیري از پیشگیري از سرطان پوست، در درمان سرطان کبد و ریه نیز موثر است. 

یحیی دهقانی کارآفرین جوان هرمزگانی با اشاره به اینکه حداقل درآمد شغل قبلی اش 8 میلیون تومان بوده، اظهار کرد: 12 سال در

 
سواحل شهرستان جاسک صیادي کردم. 

کارآفرین بشاگردي افزود: باتوجه به اینکه دغدغه من تنها کسب درآمد براي خودم نبوده، تمایل داشتم براي مردم منطقه بشاگرد

 
اشتغال ایجاد کنم. 

دهقانی گفت: با همین دیدگاه به دنبال مشاغلی گشتم که از لحاظ اقتصادي بازدهی خوبی داشته باشد، پس اقدام به تحقیق در رابطه

 
با گیاهان دارویی مورینگا کرده و با افرادي که پیش از من در این حوزه ورود کرده بودند مشورت کردم. 



او ادامه داد: پس از کامل شدن اطلاعاتم با کمک مهندس روشن زاده، اقدام به جمع آوري پرگرینا که گیاه خودرو در بشاگرد است

 
کرده و 450 کیلو از این نوع گیاه را در مرحله اول به خوزستان ارسال کردم. 

این کارآفرین جوان بیان کرد: با توجه به اطلاعات جامع و بازدید از مزرعه و کسب اطلاعات در خوزستان نهال خریداري کرده و براي
شروع کار به بشاگرد بازگشتم و درقدم دوم براي کشت مورینگا به جهادکشاورزي جهت درخواست زمین و وام با بازدهی کم مراجعه
کردم، اما متاسفانه اطلاعات کافی نداشتند و تنها وامی که به بنده پیشنهاد شد 18 درصد بود که متاسفانه توانایی باز پرداخت آن را

 
نداشتم. 

دهقانی با اشاره به اینکه با سرمایه 10 میلیون تومان شروع به کار کرده است، عنوان کرد: به دلیل مشکلات مالی و نداشتن زمین از

 
زمین یکی از نزدیکانم که در کوه هاي بشاگرد واقع شده براي کشت مورینگا استفاده کردیم. 

 
او ادامه داد: با وجود راه صعب العبور عزمم را جزم کرده و با قراردادن مصالح بر دوش مزرعه کشت مورینگا را آماده کردیم. 

کارآفرین بشاگردي افزود: به صورت آزمایشی در گام نخست 400 بوته کشت کردیم و نشان دادیم که تلاش در هرکاري قطعا نتیجه

 
خواهد داد. 

دهقانی اضافه کرد: جاده منتهی به مزرعه متاسفانه شرایط خوبی ندارد، از مسئولان خواستیم حداقل مشکل جاده را مرتفع کنند، اما

 
هیچ اقدامی صورت نگرفت. 

او گفت: در حال حاضر سایر مردم بشاگرد نیز با دیدن پیشرفت این مزرعه نسبت به کشت این گونه گیاهی تمایل نشان دادند که بنده
تمام تجارب خود را در اختیارشان قرار دادم واکنون حدود 6 ماه است که مردم بشاگرد که تعداد آن ها بیش از 50 نفر است شروع به

 
کشت مورینگا کردند. 

کار آفرین هرمزگانی با بیان اینکه از برگ و میوه مورینگا جهت مصارف پزشکی و سلامتی استفاده می شود، بیان کرد: محصولات

 
مردم این منطقه را در همان محل کشت، برگ خشک کیلویی 150 هزارتومان خریداري و به عمان صادر می کنم. 

دهقانی افزود: در حال حاضر 60 نفر دیگر از شهروندان بشاگردي براي کشت مورینگا اعلام آمادگی کرده اند که در زمان فصل کشت

 
آن شروع به کار کنند. 

او با بیان اینکه تاکنون هیچ گونه تسهیلاتی دریافت نکرده است، گفت: هدف بنده این بوده که کار جهادي براي مردم منطقه بشاگرد

 
انجام دهم، خوشبختانه گروه جهادي شهید حججی جهت بازاریابی محصولات با بنده همکاري ارزشمندي داشتند. 

کارآفرین بشاگردي عنوان کرد: در حال حاضر در منطقه بشاگرد 12 هکتار زمین زیر کشت این محصول وجود دارد تاکنون پیگیري

 
هاي زیادي جهت واگذاري زمین کشاورزي داشتم، اما متاسفانه منابع طبیعی و جهادکشاورزي هیچ گونه حمایتی از بنده نکردند. 

دهقانی گفت: اگر مسئولان از کارآفرینی بنده حمایت کنند و حدودا 50 هکتار زمین جهت کشت در اختیار ما قرار دهند می توانیم

 
براي 50 خانواده دیگر نیز اشتغال ایجاد کنیم. 



او افزود: به دلیل کمبود زمین، پیشرفت به کندي صورت می گیرد و امسال، چون سال نخست برداشت بوده 1 تن صادرات داشتیم؛

 
اما در سال آینده بیشتر از 10 تن صادرات خواهیم داشت. 

کارآفرین بشاگردي خاطرنشان کرد: هدف من این است که بشاگرد بتواند خودکفا باشد و در زمینه کشت مورینگا بتواند به سایر کشور

 
هاي دنیا صادرات داشته باشد. 

منبع: تسنیم



مسابقه کتاب و کتابخوانی برگزار می شود

منبع: روزنامه همدان پیامشماره خبر:  379  |  تاریخ: 1399/08/26

به مناسبت تقارن هفته کارآفرینی و کتاب و کتابخوانی، دانشگاه فنی وحرفه اي استان همدان با همکاري اداره کل تعاون، کار و

 
رفاه اجتماعی به برگزاري مسابقه کتابخوانی با موضوع کتاب زندگینامه جذاب 5+21 کارآفرین ایرانی اقدام کرده است. 

همه دانشجویان دانشکده هاي فنی وحرفه اي کشور و دانشجویان دانشگاه ها و مؤسسات آموزش عالی استان همدان مجاز به شرکت
در این مسابقه هستند و به نفرات برتر جوایزي اهدا می شود. دانشجویان عزیز با دانلود فایل کتاب از سایت دانشکده شهید مفتح تا

دهم آذرماه مهلت شرکت در مسابقه را دارند.



ورشکستگی تولیدکنندگانی که دولت به آنها قول حمایت داده بود، پذیرفتنی

نیست

منبع: خانه ملتشماره خبر:  380  |  تاریخ: 1399/08/26

عضو هیأت رئیسه مجلس خواستار رسیدگی وزارت صنعت، معدن و تجارت به مشکلات حوزه صنایع و تأمین مواد اولیه و
تجهیزات آنها شد.

به گزارش خبرگزاري خانه ملت، سیدناصر موسوي لارگانی عضو هیأت رئیسه مجلس شوراي اسلامی با علیرضا رزم حسینی وزیر

 
صنعت، معدن و تجارت دیدار و درباره مسائل و موضوعات تعدادي از کارآفرینان و تولیدکنندگان گفت و گو کرد. 

موسوي لارگانی با اشاره به برخی مشکلاتی که براي صنایع در چند سال گذشته به وجود آمده است گفت: در دولت هاي نهم و دهم
برخی کار آفرینان با توصیه دولت اقدام به سرمایه گذاري کلان براي اشتغال زایی کردند لکن پس از آن به کلی رها و اکنون در تامین

 
مواد اولیه با مشکل روبرو شده و تعدادي از آنها به همین دلیل امروز ورشکسته شده اند. 

نماینده مردم فلاورجان در مجلس شوراي اسلامی ادامه داد: این کارآفرینان اگر در کشورهاي دیگر بودند به رسم یادبود و تشکر،
تندیسشان را می ساختند ولی در این دولت، با آنها کاري کرده اند که از زندگی عاصی شده اند؛ این عزیزان با وعده حمایت دولت

 
وارد گود شده ولی با بد قولی آنها اکنون از هستی ساقط شده اند. 

وي افزود: این رفتار باعث می شود کارآفرینان و تولیدکنندگان از ورود به سرمایه گذاري هاي جدید ترس داشته باشند که مبادا

 
همین بلا بر سر آنها هم بیاید. 

عضو هیات رئیسه مجلس شوراي اسلامی در ادامه با اشاره به مشکلات مجموعه شهرك صنعتی اشترجان شهرستان فلاورجان، اظهار
داشت: برخی افراد در این مجموعه سرمایه گذاري کرده اند ولی امروز با توجه به خودتحریمی دولت، در تامین مواد اولیه خود مانده

 
اند و دولت نیز در این زمینه نگاه سالم و درستی به تولید کنندگان واقعی نداشته است. 

وي در تکمیل صحبت خود تصریح کرد: طبق ادعاي این تولیدکنندگان سهمیه مواد اولیه دولتی کافی نبوده و آنها براي افزایش

 
تولیدشان در سال جهش تولید مجبورند از طریق واسطه ها، مواد مورد نیاز خود را با قیمت هاي بسیار بالاتر خریداري کنند. 

رئیس فراکسیون کارآفرینان مجلس شوراي اسلامی در ادامه با اشاره به دیگر مشکلات کار آفرینان بیان داشت: برخی تولید کنندگان
و کارآفرینان براي احداث شرکت و کارخانه هاي خود مجبور هستند از خارج از کشور تجهیزات و تکنولوژي وارد کنند که در حال

 
حاضر با مشکلاتی روبرو شده اند لذا امیدواریم دولت با این صنایع همکاري کند. 

به گزارش خانه ملت، در ادامه این جلسه مهدي صادقی نیارکی معاون امور صنایع وزیر صمت ضمن تائید صحبت هاي نماینده
فلاورجان و تاکید بر اینکه این کارآفرینان از برجسته ترین و خوشنام ترین افراد عرصه تولید در سطح کشور هستند، توضیحاتی در

 
خصوص مسائل مطرح شده ارائه کرد . 



در پایان نیز علیرضا رزم حسینی وزیر صنعت معدن و تجارت دستورات لازم را جهت پیگیري مشکلات این صنعتگران و کار آفرینان

 
صادر و اظهار امیدواري کرد تا برخی موانع در زمینه تامین مواد اولیه و واردات تکنولوژي، با بررسی دقیق حل و فصل شود./ 

پایان پیام



اولین صحبت هاي رضا حسینی درباره اعتصاب غذایش در مجلس

منبع: نامه نیوزشماره خبر:  381  |  تاریخ: 1399/08/26

نماینده مردم شهر بابک در مجلس شوراي اسلامی که با اعلام اعتصاب غذاي خود در اعتراض به عدم حل مشکلات مردم
حوزه انتخابیه اش خبرساز شده بود به سوالاتی درباره اعتصاب غذاي خود پاسخ داد و گفت که در صورت بی توجهی مجدد

به خواسته هاي مردم در فاز بعدي اعتصاب آب را نیز به اعتصاب غذایش اضافه می کند.

به گزارش نامه نیوز، مصطفی رضا حسینی قطب آبادي نماینده شهر بابک در مجلس در گفت وگو با ایسنا درباره این که اعتصاب
غذایش چه دردي از مردم دوا می کند و چطور می تواند مشکل مردم را حل کند گفت: من به عنوان نماینده رسالتم در جهت حقوق
از مردم در بعد نظارتی، تذکرات و همراهی با مردم است و باید از حقوق حقه مردم دفاع کنم. من به عنوان بسیجی و برادر شهید و
کسی که هفت شهید در خانواده داریم پاسدار خون آنها هم هستم و متاسفانه باید بگویم در این برهه از زمان شاهد کمرنگ شدن
ارزش ها و کم توجهی به آن هستیم؛ از سویی ما دائما با مردم کار داریم؛ مستقیما به میان مردم می رویم و مشکلات را به عینه می
بینیم روستاهایی است که مردم در آن آب شرب ندارند و آب در آنجا جیره بندي است آن هم در کشوري که اینقدر منابع داریم اما
هنوز مردم ما در مورد اصلی ترین موضوع که بحث آب یا راه است مشکل دارند، طبیعی است من به عنوان نماینده که از میان مردم

 
بلند شده ام باید به فکر آنها باشم. 

وي با بیان این که دولت باید بیشتر به فکر مردم باشد گفت: من معتقدم به راحتی می توانیم مشکلات را برطرف کرد. شاید تحریم ها
10 درصد اثرگذار بوده است لذا توجیه تحریم پذیرفتنی نیست. مهم ترین موضوع اشتغال است؛ اگر شغل ایجاد شود یک سرپرست

 
خانوار می تواند سر کار برود و نیازهاي خود را تا حدي تامین کند ولی وقتی شغل ندارد رفع نیازهایش ممکن نیست. 

رضا حسینی ایجاد شغل را امري کاملا امکان پذیر دانست و گفت: مثلا در حوزه انتخابیه خودم به راحتی از نعمت مس که خداوند در
منطقه ما قرار داده می توان استفاده کرده و کمتر از یک سال بیکاري را در منطقه ریشه کن کرد. ما طرح ها و برنامه هایی در این
زمینه داریم که می شود 3000 - 4000 شغل ایجاد کرد که مردم از این فلاکت و بدبختی نجات پیدا کنند؛ متاسفانه یا اراده اي

 
وجود ندارد یا دست هایی در کار است که مردم ناراضی باشند. 

وي گفت: من رسالت و وظیفه خود را انجام می دهم و نتیجه اش را از خداوند می خواهم امیدوارم مسئولین مربوطه وسط میدان
بیایند و به مردم کمک کنند. این مردم پایه هاي اصلی نظام هستند و اگر ما مردم را از دست بدهند چیزي براي نظام و کشور باقی
نمی ماند. آنچه که من فکر کردم در این برهه باید براي دفاع از ولایت، ارزش ها، مردم و دفاع از این که مجلس شوراي اسلامی در
راس امور است انجام بدهم این بود. یک روز جنگ بود و من 12 - 13 ساله بودم که به جنگ رفتم و امروز هم باید به نوعی دیگر

 
مبارزه کرد. 

نماینده شهر بابک دلیل انتخاب اعتصاب غذا و این که این شیوه به عنوان راهی براي اعتراض براي جلب توجه مسئولین به این مسائل
و مشکلات بوده است؟ گفت: من در شش ماهه گذشته مکررا طرح سوال کردم، مراجعه کردم، نامه نوشتم، تلفن زدم، طرح استیضاح
امضاء کردم، با وزرا و معاونین نشستم و آنها وعده دادند و پشت گوش انداختند و مجلس شوراي اسلامی را بی اهمیت دیدند؛ ما باید
راه دیگري را جلو برویم. باید بدانند ما با مردم هستیم همین ها که مسئول هستند؛ آنها را همین مردم انتخاب کردند و به واسطه
مردم مسئول شدند آیا حالا باید به ولی نعمتانشان پشت کنند؟ این رسالت من است که باید انجام دهم. من رسالتم را انجام دادم و تا



آخر اعتصابم را ادامه می دهم. اگر به خواست مردم و رفع مشکلات مردم حوزه انتخابیه ام توجه نکنند فاز بعدي را اجرایی خواهم

 
کرد. 

وي در پاسخ به این سوال که آیا منظورش از فاز بعدي استعفا دادن از نمایندگی مجلس است گفت: من اهل استعفا نیستم؛ محکم می
مانم. الان اعتصاب غذا کرده ام و اگر خواسته هاي مردم عملی نشود بعد از مدتی اعتصاب آب را هم به آن اضافه می کنم به نشانه این

 
که وقتی شما (مردم) آب ندارید بخورید ما هم نمی خوریم. 

رضا حسینی در پاسخ به این سوال که «شش ماهی است که مجلس یازدهم کار خود را آغاز کرده شاید سوال مردم و انتظارشان این
باشد از شما اقدام عملی ببینند» گفت: مردم حوزه انتخابیه کرمان و مناطق محروم که از نداشتن آب، برق و گاز رنج می برند این
ادبیات را خوب متوجه می شوند و این برایشان امیدوار کننده است. ممکن است مردمی که در نعمت آب، برق، گاز و هواي خوب
زندگی می کنند تفسیر دیگري داشته باشند ولی آن خانواده ایثارگرانی که به آنها بی محبتی شده خوب درك می کنند، مردمی که
فضاي آموزشی در روستایشان ندارند این را درك می کنند و خانواده اي که به خاطر نداشتن وسیله نقلیه و راه مناسب زائویشان را
نمی توانند به بیمارستان برسانند و کودك و مادر در راه تلف می شوند این را درك می کنند. اینها واقعیت هاي درون جامعه است که

 
روي آن سرپوش گذاشته اند و نمی خواهند دیده و مطرح شود. 

وي افزود: من صدا و نفس گرم آنها هستم درست است شش ماه است مجلس شوراي اسلامی شروع به کار کرده من در مجلس هشتم
هم نماینده بودم و 26 سال است در این نظام مسئولیت دارم. هر جا بودم همین رفتار انقلابی را داشتم و سوابق ام این را نشان می

 
دهم؛ هیچ گاه از حقوق مردم کوتاه نیامدم و محکم ایستاده ام . 

نماینده شهر بابک در توضیح دلیل انتخاب مجلس براي اعتصاب غذا و این که تا چه زمانی به این اقدام خود ادامه خواهد داد گفت:
مجلس، خانه ملت و محل کار من است بهترین جا همین جاست و امید مردم هم به مجلس شوراي اسلامی است. این امر بستگی به

تصمیمات مقامات و مسئولین مربوطه دارد. من تا رفع مشکلات مردم حوزه انتخابیه ام به اعتصاب غذایی ام ادامه می دهم.



تجهیز مجتمع توانبخشی شهید رجایی قزوین پنج میلیارد تومان اعتبار نیاز دارد

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  382  |  تاریخ: 1399/08/26

مدیرکل بنیاد شهید و امور ایثارگران استان قزوین گفت: تجهیز مجتمع فرهنگی، ورزشی و توانبخشی شهید رجایی استان
قزوین به پنج میلیارد تومان اعتبار نیاز دارد.

غلامرضا حقایق پور در گفتگو با خبرگزاري برنا: تجهیز
مجتمع توانبخشی شهید رجایی قزوین پنج میلیارد تومان
اعتبار نیاز دارد مدیرکل بنیاد شهید و امور ایثارگران استان
قزوین گفت: تجهیز مجتمع فرهنگی، ورزشی و توانبخشی
شهید رجایی استان قزوین به پنج میلیارد تومان اعتبار نیاز

 
دارد. 

به گزارش خبرگزاري برنا از قزوین؛ غلامرضا حقایق پور با
اعلام اینکه در استان قزوین تلاش داریم با فراهم کردن زیر

ساخت هاي خدمات رسانی به جامعه ایثارگران استان را در خصوص فضاهاي ورزشی، فرهنگی، بهداشتی، رفاهی و .. ارتقاء دهیم،
اظهار کرد: یکی از مهم ترین پروژه هاي بنیاد شهید و امور ایثارگران استان قزوین احداث مجتمع فرهنگی ، ورزشی و توانبخشی

 
شهید رجایی است. 

وي افزود: مجتمع فرهنگی، ورزشی و توانبخشی شهید رجایی در 5 کیلومتري شهر قزوین قرار دارد که امکان دسترسی بخش زیادي

 
از جامعه هدف بنیاد شهید و امور ایثارگران استان را فراهم می کند. 

حقایق پور با بیان اینکه عملیات اجرایی مجتمع فرهنگی ، ورزشی و توانبخشی شهید رجایی از سال 1388آغاز شده است، خاطرنشان
کرد: با تکمیل ساختمان مجتمع فرهنگی، ورزشی و توانبخشی شهید رجایی در صورت تامین تجهیزات مورد نیاز این مجموعه آماده

 
بهره برداري می شود. 

مدیرکل بنیاد شهید و امور ایثارگران استان قزوین با اعلام اینکه این مجتمع، داراي استخر، سالن هاي توانبخشی، سالن اجتماعات و
فضاي ورزشی است، تصریح کرد: مجتمع فرهنگی، ورزشی و توانبخشی شهید رجایی در چهار طبقه و در زیربنایی 7200متر مربع

 
احداث شده است. 

وي با اشاره به اینکه طولانی شدن احداث مجتمع فرهنگی ، ورزشی و توانبخشی شهید رجایی به علت کمبود اعتبارات بوده است،

 
گفت: تاکنون براي احداث این مجتمع نزدیک به 23میلیارد تومان اعتبار هزینه شده است. 

حقایق پور با یادآوري اینکه در حال حاضر بنیاد شهید و امور ایثارگران استان در خصوص فضا هاي فرهنگی ، ورزشی و توانبخشی با
کمبود امکانات مواجه است گفت: براي تجهیز مجتمع فرهنگی، ورزشی و توانبخشی شهید رجایی به پنج میلیارد تومان اعتبار نیاز



 
است. 

وي یادآور شد: پیگیري و مکاتبات در خصوص تامین این اعتبار در حال انجام است اما با توجه به دغدغه نمایندگان مردم استان در
مجلس شوراي اسلامی در خصوص خدمت به جامعه ایثارگران درخواست داریم که این عزیزان ما را در سطح استان و ملی براي تامین

 
این اعتبار همراهی کنند. 

مدیرکل بنیاد شهید و امور ایثارگران استان قزوین افزود: در صورت تامین اعتبار مورد نیاز براي تجهیز مجتمع فرهنگی ، ورزشی و

 
توانبخشی شهید رجایی همزمان با دهه فجر به بهره برداري خواهد رسید. 

 
غلامرضا حقایق پور بنیاد شهید و امور ایثارگران استان قزوین 

 
لینک کوتاه : کپی شد 

 
با دوستان خود به اشتراك بگذارید: 

 
دیدگاه تان را بنویسید نام شما رایانامه 

 
دیدگاه خود را اینجا بنویسید: ارسال دیدگاه 

 
ویژه برنا 1399/08/26 09:30 دستگیري عامل حمله به عوامل انتظامی در تهران/ ضارب: پشیمانم 

 
1 1399/08/26 09:13 وضعیت فوتبال این روزها خوب است/ امیدوارم فوتسال از بلاتکلیفی خلاص شود 

2 1399/08/26 08:32 بانک توسعه تعاون جهت ارائه تسهیلات به تعاونی ها بیشتر تقویت شود/کمیسیون اقتصادي مجلس تقویت

 
تعاونی ها را در دستور کار ِخود دارد 

 
3 1399/08/26 08:06 بلاتکلیفی بی پایان دروازه بان استقلال/ این همه تاخیر براي چیست؟ 

4 1399/08/26 07:04 زدن 6گل به استقلال لذت بخش نبود/ الان وقت انتقاد کردن از پرسپولیس نیست/ حتی با بخشش آل کثیر

 
بازهم مهاجم می خواهیم 

 
5 1399/08/26 06:15 پلمب کازینو در تهران/ دستگیري 13 نفر از سرشبکه هاي قمار در تهران 

6 1399/08/26 06:13 قرار نیست میلیاردها تومان در مجلس هزینه یک تذکر محلی شود/ دولت بودجه مجلس را پرداخت می کند

 
اما هیچ اقدام موثري ندیدیم/ لاریجانی اجازه نمی داد مجلس از مسیر خارج شود 

7 1399/08/26 06:06 اسکوچیچ باید از این برهه سخت عبور کند/ الان نباید سپاهان را قضاوت کرد/ فکري می تواند براي استقلال

 
جام آوري کند 

8 1399/08/26 06:04 همچنان همان نگاه 58 سال پیش در سریال سازي غالب است / وقت آن رسیده که فرم سریال سازي و

 
تصویب فیلمنامه را تغییر دهیم 

9 1399/08/26 06:01 لاریجانی طرح تشکیل اجتماعات و راهپیمائی را به صلاح مملکت نمی دانست/ نگاهمان به همه چیز امنیتی

 
است/ حاضر نیستند حتی مقداري حوصله به خرج دهند تا مردم خواسته هایشان را بیان کنند 

10 1399/08/26 05:41 فیلترینگ یکی از موانع گسترش کسب وکارهاي نو شده است/براي کارآفرینی باید یک وزارتخانه مجزا

 
تشکیل شود/نمایندگان مجلس قوانین مربوط به کارآفرینی را به روز رسانی کنند 

11 1399/08/26 05:40 صدور کارت هاي الکترونیکی براي تهیه کالاي اساسی به آسیب دیدگان کرونا/ نگاه ویژه مجلس به تاثیر بعُد



 
روحی و روانی کرونا در جامعه/خانواده هاي شهیدان مدافع سلامت بیشتر در معرض آسیب روانی هستند 
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دوره آموزشی ضابطین دادگستري براي محیط بانان گیلان برگزار شد

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  383  |  تاریخ: 1399/08/26

به منظورآشنایی بیشتر محیط بانان حفاظت محیط زیست گیلان با قوانین ، مقررات وضوابط قضایی دوره آموزشی ضابطین
دادگستري با رعایت کامل پروتکل هاي بهداشتی در اداره کل حفاظت محیط زیست گیلان برگزار شد .

 
 

دوره آموزشی ضابطین دادگستري براي محیط بانان گیلان برگزار شد به منظورآشنایی بیشتر محیط بانان حفاظت محیط زیست
گیلان با قوانین ، مقررات وضوابط قضایی دوره آموزشی ضابطین دادگستري با رعایت کامل پروتکل هاي بهداشتی در اداره کل

 
حفاظت محیط زیست گیلان برگزار شد . 

به گزارش خبرگزاري برنا از گیلان ؛ ساسان کفایی مدیر کل حفاظت محیط زیست گیلان با توضیح این مطلب هدف از برگزاري این
دوره آموزشی را آشنایی هرچه بیشتر محیط بانان با آیین دادرسی کیفري و وظایف ضابطین دادگستري در راستاي انجام تکالیف و

 
مأموریت هاي قانونی سازمان برشمرد. 

وي اظهار داشت : محیط بانان به عنوان ضابط قضایی محسوب می شوند و نیروهاي یگان حفاظت محیط زیست باید در تمام زمینه
هاي کاري مرتبط با حفاظت و پایش محیط زیست اطلاعات کافی داشته و در محل انجام خدمت خود به عنوان یک منبع و مأخذ

 
عمل نمایند. 

کفایی با اشاره به اینکه سازمان حفاظت محیط زیست به عنوان یک سازمان دولتی دستگاهی حاکمیتی محسوب شده و فرابخشی
انجام مأموریت می نماید گفت :محیط بانان ضابطین خاص دادگستري محسوب می شوند و باید در بخش هاي مختلف در زمینه
حفاظت و بهسازي محیط زیست، قوانین شکار و صید، آلودگی هاي زیست محیطی و تخریب زیستگاه ها آموزش هاي لازم را با

 
قوانین جدید فرا گیرند. 

در این دوره آموزشی که مطالب توسط قاضی خانی از دادگستري استان گیلان ارائه شد ، مباحثی شامل وظایف و حدود اختیارات
ضابطین، فرآیندهاي دادرسی در حیطه وظایف ضابطین، حقوق افراد متهم ، بزه دیده و شاهد در این فرآیند، مجازاتهاي مقرر شده
براي متخلفان، حقوق جامعه و عامه مردم، مجازات هاي عمومی و خصوصی، انواع جرائم و تخلفات و مجازات هاي ضابطین ارائه شد و



 
محیط بانان حاضر در دوره آموزش هاي لازم را فرا گرفتند . 

لازم به ذکراست براي تمام محیط بانان حاضر در دوره آموزشی، پس از شرکت در ازمون مربوطه کارت ضابط قضایی مورد تایید

 
دستگاه قضایی صادر خواهد شد. 

 
 

 
محیط بانان گیلان ساسان کفایی مدیر کل حفاظت محیط زیست گیلان 

 
لینک کوتاه : کپی شد 

 
با دوستان خود به اشتراك بگذارید: 

 
دیدگاه تان را بنویسید نام شما رایانامه 

 
دیدگاه خود را اینجا بنویسید: ارسال دیدگاه 

 
ویژه برنا 1399/08/26 09:30 دستگیري عامل حمله به عوامل انتظامی در تهران/ ضارب: پشیمانم 

 
1 1399/08/26 09:13 وضعیت فوتبال این روزها خوب است/ امیدوارم فوتسال از بلاتکلیفی خلاص شود 

2 1399/08/26 08:32 بانک توسعه تعاون جهت ارائه تسهیلات به تعاونی ها بیشتر تقویت شود/کمیسیون اقتصادي مجلس تقویت

 
تعاونی ها را در دستور کار ِخود دارد 

 
3 1399/08/26 08:06 بلاتکلیفی بی پایان دروازه بان استقلال/ این همه تاخیر براي چیست؟ 

4 1399/08/26 07:04 زدن 6گل به استقلال لذت بخش نبود/ الان وقت انتقاد کردن از پرسپولیس نیست/ حتی با بخشش آل کثیر

 
بازهم مهاجم می خواهیم 

 
5 1399/08/26 06:15 پلمب کازینو در تهران/ دستگیري 13 نفر از سرشبکه هاي قمار در تهران 

6 1399/08/26 06:13 قرار نیست میلیاردها تومان در مجلس هزینه یک تذکر محلی شود/ دولت بودجه مجلس را پرداخت می کند

 
اما هیچ اقدام موثري ندیدیم/ لاریجانی اجازه نمی داد مجلس از مسیر خارج شود 

7 1399/08/26 06:06 اسکوچیچ باید از این برهه سخت عبور کند/ الان نباید سپاهان را قضاوت کرد/ فکري می تواند براي استقلال

 
جام آوري کند 

8 1399/08/26 06:04 همچنان همان نگاه 58 سال پیش در سریال سازي غالب است / وقت آن رسیده که فرم سریال سازي و
تصویب فیلمنامه را تغییر دهیم 



9 1399/08/26 06:01 لاریجانی طرح تشکیل اجتماعات و راهپیمائی را به صلاح مملکت نمی دانست/ نگاهمان به همه چیز امنیتی

 
است/ حاضر نیستند حتی مقداري حوصله به خرج دهند تا مردم خواسته هایشان را بیان کنند 

10 1399/08/26 05:41 فیلترینگ یکی از موانع گسترش کسب وکارهاي نو شده است/براي کارآفرینی باید یک وزارتخانه مجزا

 
تشکیل شود/نمایندگان مجلس قوانین مربوط به کارآفرینی را به روز رسانی کنند 

11 1399/08/26 05:40 صدور کارت هاي الکترونیکی براي تهیه کالاي اساسی به آسیب دیدگان کرونا/ نگاه ویژه مجلس به تاثیر بعُد

 
روحی و روانی کرونا در جامعه/خانواده هاي شهیدان مدافع سلامت بیشتر در معرض آسیب روانی هستند 
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سرمایه گذاري 14 میلیارد دلاري در بخش بالادست زنجیره فولاد نیاز است

منبع: دنیاي معدنشماره خبر:  384  |  تاریخ: 1399/08/26

دنیاي معدن - صنعت فولاد صنعتی مهم و ارز آور براي کشور بوده و هرمزگان و مناطق ویژه اقتصادي آن نقش ویژه اي در
آن دارند که باید دید با شرایط موجود به چشم انداز تولید 55 میلیون تن در سال در افق 1404 خواهیم رسید یا خیر؟

به گزارش دنیاي معدن، صنعت فولاد یکی از صنایع مهم و اثرگذار است که با توجه به پتانسیل هاي کشور در حوزه تولید این

 
محصول و سایر محصولات وابسته قابلیت فراوانی براي ارز آوري و ایجاد اشتغال در داخل کشور دارد. 

استان هرمزگان یکی از استان هاي صاحب این صنعت استراتژیک است که توانسته با توجه به پتانسیل هاي فراوانی که دارد به یکی از
قطب هاي مهم تولید و صادرات فولاد کشور تبدیل شود، این استان همچنین در تکمیل زنجیره تولید فولاد نیز نقش مهمی دارد و

 
توانسته جایگاه مناسبی براي خود دست و پا کند. 

از این رو براي بررسی روند تولید فولاد در کشور، تشریح آینده فولاد و رسیدن به چشم انداز افق 1404 که قرار بود مطابق آن صنعت
فولاد کشور به تولید 55 میلیون تن برسد و براساس آن حتی منطقه ویژه معدنی و فولادي تأسیس شد تا صادرات و واردات این نوع
مواد و محصولات به خوبی انجام شود و از سویی اما آمارها نشان می دهند که برخی مشکلات در این زمینه وجود دارد به سراغ یک
کارشناس اقتصادي در حوزه تولید فولاد رفتیم تا با وي در این زمینه گفت وگو انجام دهیم و در سلسله گزارشاتی به مقوله مهم تولید

 
فولاد در کشور بپردازیم. 

امیر حسین کاوه؛ یک کارشناس خبره در حوزه صنایع فولادي و عضو اتاق بازرگانی ایران است که تجربه فراوانی در زمینه تولیدات

 
مرتبط با صنعت فولاد کشور دارد و از این رو داراي کارنامه قابل قبولی در این صنعت نیز هست. 

عضو هیات مدیره انجمن فولاد: مقصر اصلی التهاب بازار فولاد، وزارت صمت استحذف ریسک سهام فولادي ها با کنار گذاشتن قیمت

 
گذاري دستوریتجلیل از طراحان و مجریان پروژه کاهش مصرف الکترود گرافیتی در فولاد هرمزگان 

کاوه در گفت وگو با خبرنگار تسنیم در پاسخ به این سوال که آیا صنعت فولاد ایران براساس سند چشم انداز 1404 حرکت کرده است
و به برنامه می رسیم؟ اظهار داشت: صنعت فولاد کشور در سال هاي اخیر روند رو به رشدي را در بخش بالادست و میانی زنجیره
داشته است اما در هرحال به رغم تمامی تلاش هاي صورت گرفته به علت نبود و یا عدم اجراي مستمر برنامه هاي تدوین شده، به نظر

 
می رسد براي تحقق 55 میلیون تن فولاد در افق 1404 با کمبودهایی روبرو هستیم که نیاز به سرمایه گذاري بالایی دارد. 

وي افزود: همانگونه که اشاره شد، طبق آخرین گزارش مشاوران طرح جامعه فولاد براي نیل به این هدف نیاز به سرمایه گذاري 14
میلیارد دلاري در بخش بالادست زنجیره فولاد وجود دارد که شامل سنگ آهن، گندله، حوزه آهن اسفنجی، فولاد سازي و خصوصا

 
مباحث زیرساختی مانند حمل و نقل ریلی، آب، برق، گاز و تجهیزات معدنی می باشد. 

این کارشناس صنعت فولاد گفت: البته مسائلی همچون جانمایی هاي نادرست و ایجاد کارخانجات فولاد در مناطق خشک و مرکزي
کشور، چالش تامین آب مورد نیاز، بروز نبودن برخی ماشین آلات حوزه هاي تولیدي، بالا بودن هزینه هاي تعمیرات و ...از دیگر

 
چالش هاي این بخش می باشد. 



وي ادامه داد: مشخصا در خصوص سنگ آهن نیز در افق 1404 و تحقق 55 میلیون تن فولاد، نیاز به حدود 160 میلیون تن سنگ
آهن است که هم اکنون در حدود 90 میلیون تن تولید وجود دارد و با در نظر گرفتن طرح هاي تولیدي آتی، بر طبق نظر کارشناسان
بیش از 30 میلیون تن کسري کماکان در این خصوص وجود خواهد داشت و این موضوع قطعا با توجه به برخورداري از ذخایر مناسب
کشور، نیاز به اکتشافات جدید و سرمایه گذاري مناسب را می طلبد و به نظر می رسد با اجراي موارد فوق نیازي به واردات سنگ آهن

 
نخواهد بود. 

این عضو اتاق بازرگانی ایران همچنین به مشکل حمل و نقل در بخش فولاد و تاثیرگذاري آن در دستیابی به اهداف تعیین شده تأکید
کرد و گفت: در این بخش دو موضوعی که اهمیت دارد ابتدا هزینه حمل و نقل مواد اولیه تولید فولاد به فولادسازها و پس از آن به
صنایع پایین دستی می باشد که قطعا با رشد قیمتی سوخت مصرفی از طریق حمل و نقل جاده اي، در هزینه هاي تمام شده
تولیدات، اثرات خود را بجاي می گذارد که می بایست توسعه زیرساخت هاي حمل و نقل ملی در بخش ریلی با رشد بیشتري مواجه

 
باشد. 

وي افزود: مورد بعد نیز معطل ماندن بارهاي صادراتی صنایع پایین دستی در گمرکات مرزي به دلایل بخش نامه هاي خلق الساعه و
یا زمان بر بودن انجام امور گمرکی در شرایط پاندمی کرونا است که در نهایت به رشد هزینه هاي تولید می انجامد که می بایست از
تصویب چنین دستور العمل ها و بخش نامه هایی جلوگیري شده و پروتکل هاي همکاري هاي مشترك در شرایط کنونی رونا با

 
بازارهاي هدف تدوین و به سرعت اجرایی شوند. 

کاوه معتقد است اکنون در برخی موارد شاهد عدم شکل گیري و توسعه صنایع مادر و صنایع پایین دستی متناسب با یکدیگر هستیم
و به همین دلیل مشکلاتی در این زمینه دیده می شود. بنابراین براي توسعه صنایع مادر نیازمند بهره مندي از یک برنامه منسجم
عملیاتی و واقع گرایانه هستیم که در دوره زمانی بلند مدت بدون تغییرات مرتبط در دولت ها، می بایست به عنوان یک اصل بنیادین

 
اقتصادي و نه صرفا سیاسی مد نظر قرار گیرد. 

عضو اتاق بازرگانی ایران اظهار کرد: در کشور ما در حوزه صنایعی چون نفت، گاز، فولاد و ... اتفاقات مثبت و خوبی طی چند دهه اخیر
رخ داده است اما شاید در مسیر اجرا این روند با توقف هایی بدلایل مختلف روبرو شده است و صنعت فولاد از این قاعده مستثنی

 
نیست. 

گفتگو از میثم میرزاده



زمان پرواز اولین تاکسی هوایی در تهران

منبع: جوان آنلاینشماره خبر:  385  |  تاریخ: 1399/08/26

تاکسی هوایی به عنوان یکی از جدیدترین فناوري هاي قابل دسترس کشور درحال فعال شدن است.

سرویس جامعه جوان آنلاین: «جا به جایی مسافر درون شهري این بار از طریق آسمان» این 11 کلمه در کنار هم تیتر خبري
مهمی بود که چندي پیش از زبان وزیر راه و شهرسازي اعلام شد و به سرعت بخشی از اخبار جراید و خبرگزاري ها را به خود

 
اختصاص داد. 

وزیر راه و شهرسازي اعلام کرد بسیاري از فرودگاه ها در شهر هاي مختلف هستند که استعداد راه اندازي تاکسی هوایی را دارند و
مردم می توانند با استفاده از هواپیما هاي شخصی خود و با ثبت نام در این طرح از این پروژه استفاده کنند و به دنبال اعلام این خبر

 
مهمترین سوالی که پیش آمد این بود که اصلاً تاکسی هوایی چیست؟ 

مفهوم تاکسی هوایی و راه اندازي آن در کشور موضوعی جدید نیست و از سال ها پیش راه اندازي تاکسی هوایی در دستور کار قرار
گرفته بود و پس از چندین سال بحث، بررسی و تحقیق روي آن بلاخره تاکسی هوایی وارد فاز عملیاتی شد و در بخش هایی از کشور

 
بصورت امتحانی به پرواز در آمد. 

 
تاکسی هوایی چیست؟ 

براي پاسخ به چیستی تاکسی هوایی باید گفت که تاکسی هوایی با آنچه که در ذهن ها تجلی پیدا کرده کمی متفاوت است؛ تاکسی
هوایی استفاده از هواپیما هاي کوچک 5 تا 12 نفره است؛ هواپیما هایی که می توانند مسافران محدود را در مسافت کوتاه جابجا

 
کنند. 

این هواپیما هاي فوق سبک که برخی از آن ها وارداتی هستند و برخی دیگر در شرکت هاي دانش بنیان داخلی تولید می شوند می

 
توانند مسافران محدود را در مسافت هاي کوتاه جا به جا کنند. 

فناوري ساخت هواپیما هاي چند نفره فوق سبک موضوع چندان پیچیده اي نیست و در بسیاري از شرکت هاي داخلی تولید می شود؛
در حال حاضر 18 شرکت دانش بنیان درگیر پروژه تاکسی هاي هوایی هستند و احتمالاً تا 36 شرکت دانش بنیان بعد از اولین پرواز با

 
یکدیگر در این حوزه مشارکت کنند. 

اما موضوع مهمی که باید به آن توجه داشته باشیم این است که براي توسعه تاکسی هوایی اخذ مجوز ها و استاندارد هاي قانونی

 
اهمیت بسزایی دارد. 

همانطور که گفته شد تاکسی هوایی رویایی بود که دانشمندان ایرانی به دنبال دستیابی به آن براي تحقق سفر با هواپیما هاي سبک
بودند؛ اما پرواز تاکسی هاي هوایی از دیرباز با دو مشکل رو به رو بود که یکی مربوط به اخذ مجوز ها و دیگري مربوط به نحوه استفاده



از فرودگاه ها می شد و خوشبختانه پس از بررسی هاي متعدد سرانجام نحوه استفاده از فرودگاه ها براي این نوع تاکسی ها تدوین

 
شد. 

 
حفظ جان افراد در تصادفات جاده اي هدف توسعه تاکسی هاي هوایی 

موضوع تاکسی هاي هوایی ریشه در برنامه اي تحت عنوان برنامه توسعه هوانوردي عمومی و ایجاد سیستم حمل و نقل هوایی هواپیما
هاي کوچک کشور دارد و سال گذشته این برنامه توسط شرکت فرودگاه ها و ناوبري هوایی ایران آغاز شد و یکی از راهبرد هاي توسعه
این برنامه، توسعه شبکه پروازي با هدف افزایش درآمد فرودگاه ها تهیه و تدوین شد و اشتغال زایی فراوان، تأثیرگذاري در صنایع
مختلف، حفظ جان افراد در تصادفات جاده اي، صادرات محصولات کشاورزي در مدت زمان کم بدون تأثیر در کیفیت و ارزش آن ها و

 
... از مزیت هاي استفاده از تاکسی هاي هوایی و پرواز هاي غیربرنامه اي دربستی هستند. 

اما نکته حائز اهمیت این است که مسیر تاکسی هاي هوایی باید از سایر هواپیما ها جدا باشد و از مسیر هاي روان براي تاکسی هاي
هوایی استفاده کرد و براي استفاده بهتر از این تاکسی ها باید مسیري جداگانه در نظر گرفته شود موضوعی که مسئولان امر گفته اند

 
در آذرماه آماده خواهد بود. 

 
تاکسی هوایی در چه فرودگاه هایی به پرواز درآمده است؟ 

شاید یکی دیگر از مهمترین موضوعاتی که درباره تاکسی هاي هوایی اهمیت داشته باشد زمان به پرواز درآمدنش باشد که البته براي
آن هم فکري شده است؛ منوچهر منطقی، دبیر ستاد توسعه فناوري فضایی و حمل و نقل پیشرفته در این باره گفت: اولین پرواز

 
تاکسی هوایی در بهمن از فرودگاه مهرآباد خواهد بود. 

دبیر ستاد توسعه فناوري هاي فضایی و حمل ونقل پیشرفته معاونت علمی و فناوري با اشاره به زمان اولین پرواز تاکسی هوایی در
آسمان ایران گفت: تا یک الی دوماه دیگر تمام آزمایش هاي پرواز ها انجام و قوانین و مقررات مورد بررسی قرار می گیرند تا در بهمن
ماه شاهد اولین پرواز تاکسی هوایی باشیم البته قرار بود تست ها تا مهرماه انجام شود که مباحث مالی و شیوع کرونا کمی این موضوع

 
را به تعویق انداخت. 

همچنین به گفته وزیر راه و شهرسازي در فرودگاه شهرستان لامرد استفاده از تاکسی هوایی آغاز شده و در شهر خرم آباد هم فعالیت

 
ها کلید خورده است، هر فرودگاهی در شهر هاي کوچک و متوسط این ظرفیت را داشته باشند، می توانند از این پروژه استفاده کنند. 

توسعه تاکسی هاي هوایی و سفري آسان به وسلیه آن ها نیازمند بهره بردن از تمام ظرفیت هاي کشور است؛ درحال حاضر تمام
استان ها و فرودگاهایشان ظرفیت کامل براي استفاده از هواپیما هاي کوچک را دارند و فرودگاه هایی که بلا استفاده مانده اند در این
طرح موثر خواهند بود و حالا باید منتظر ماند و دید تا چه زمانی استفاده از تاکسی هاي هوایی در سراسر کشور بدون هیچ مشکل و

دغدغه اي اجرایی خواهد شد.



نماینده اعتصاب کننده مجلس: استعفا نمی دهم/ دست هایی در کار است که

مردم ناراضی باشند

منبع: شفقناشماره خبر:  386  |  تاریخ: 1399/08/26

شفقنا- نماینده مردم شهر بابک در مجلس شوراي اسلامی که با اعلام اعتصاب غذاي خود در اعتراض به عدم حل مشکلات
مردم حوزه انتخابیه اش خبرساز شده بود به سوالاتی درباره اعتصاب غذاي خود پاسخ داد و گفت که در صورت بی توجهی

مجدد به خواسته هاي مردم در فاز بعدي اعتصاب آب را نیز به اعتصاب غذایش اضافه می کند. ...

شفقنا- نماینده مردم شهر بابک در مجلس شوراي اسلامی که با اعلام اعتصاب غذاي خود در اعتراض به عدم حل مشکلات مردم
حوزه انتخابیه اش خبرساز شده بود به سوالاتی درباره اعتصاب غذاي خود پاسخ داد و گفت که در صورت بی توجهی مجدد به خواسته

 
هاي مردم در فاز بعدي اعتصاب آب را نیز به اعتصاب غذایش اضافه می کند. 

ایسنا نوشت: مصطفی رضا حسینی قطب آبادي، نماینده شهر بابک در مجلس، درباره این که اعتصاب غذایش چه دردي از مردم دوا
می کند و چطور می تواند مشکل مردم را حل کند گفت: من به عنوان نماینده رسالتم در جهت حقوق از مردم در بعد نظارتی،
تذکرات و همراهی با مردم است و باید از حقوق حقه مردم دفاع کنم. من به عنوان بسیجی و برادر شهید و کسی که هفت شهید در
خانواده داریم پاسدار خون آنها هم هستم و متاسفانه باید بگویم در این برهه از زمان شاهد کمرنگ شدن ارزش ها و کم توجهی به آن
هستیم؛ از سویی ما دائما با مردم کار داریم؛ مستقیما به میان مردم می رویم و مشکلات را به عینه می بینیم روستاهایی است که
مردم در آن آب شرب ندارند و آب در آنجا جیره بندي است آن هم در کشوري که اینقدر منابع داریم اما هنوز مردم ما در مورد اصلی
ترین موضوع که بحث آب یا راه است مشکل دارند، طبیعی است من به عنوان نماینده که از میان مردم بلند شده ام باید به فکر آنها

 
باشم. 

وي با بیان این که دولت باید بیشتر به فکر مردم باشد گفت:  من معتقدم به راحتی می توانیم مشکلات را برطرف کرد. شاید تحریم
ها 10 درصد اثرگذار بوده است لذا توجیه تحریم پذیرفتنی نیست. مهم ترین موضوع اشتغال است؛ اگر شغل ایجاد شود یک سرپرست

 
خانوار می تواند سر کار برود و نیازهاي خود را تا حدي تامین کند ولی وقتی شغل ندارد رفع نیازهایش ممکن نیست. 

رضا حسینی ایجاد شغل را امري کاملا امکان پذیر دانست و گفت: مثلا در حوزه انتخابیه خودم به راحتی از نعمت مس که خداوند در
منطقه ما قرار داده می توان استفاده کرده و کمتر از یک سال بیکاري را در منطقه ریشه کن کرد. ما طرح ها و برنامه هایی در این
زمینه داریم که می شود 3000 – 4000 شغل ایجاد کرد که مردم از این فلاکت و بدبختی نجات پیدا کنند؛ متاسفانه یا اراده اي

 
وجود ندارد یا دست هایی در کار است که مردم ناراضی باشند. 

وي گفت: من رسالت و وظیفه خود را انجام می دهم و نتیجه اش را از خداوند می خواهم امیدوارم مسئولین مربوطه وسط میدان
بیایند و به مردم کمک کنند. این مردم پایه هاي اصلی  نظام هستند و اگر ما مردم را از دست بدهند چیزي براي نظام و کشور باقی
نمی ماند. آنچه که من فکر کردم در این برهه باید براي دفاع از ولایت، ارزش ها، مردم و دفاع از این که مجلس شوراي اسلامی در
راس امور است انجام بدهم این بود. یک روز جنگ بود و من 12 – 13 ساله بودم که به جنگ رفتم و امروز هم باید به نوعی دیگر

 
مبارزه کرد. 



نماینده شهر بابک دلیل انتخاب اعتصاب غذا و این که این شیوه به عنوان راهی براي اعتراض براي جلب توجه مسئولین به این مسائل
و مشکلات بوده است؟ گفت: من در شش ماهه گذشته مکررا طرح سوال کردم، مراجعه کردم، نامه نوشتم، تلفن زدم، طرح استیضاح
امضاء کردم، با وزرا و معاونین نشستم و آنها وعده دادند و پشت گوش انداختند و مجلس شوراي اسلامی را بی اهمیت دیدند؛ ما باید
راه دیگري را جلو برویم. باید بدانند ما با مردم هستیم همین ها که مسئول هستند؛ آنها را همین مردم انتخاب کردند و به واسطه
مردم مسئول شدند آیا حالا باید به ولی نعمتانشان پشت کنند؟ این رسالت من است که باید انجام دهم. من رسالتم را انجام دادم و تا
آخر اعتصابم را ادامه می دهم. اگر به خواست مردم و رفع مشکلات مردم حوزه انتخابیه ام توجه نکنند فاز بعدي را اجرایی خواهم

 
کرد. 

وي در پاسخ به این سوال که آیا منظورش از فاز بعدي استعفا دادن از نمایندگی مجلس است گفت: من اهل استعفا نیستم؛ محکم می
مانم. الان اعتصاب غذا کرده ام و اگر خواسته هاي مردم عملی نشود بعد از مدتی اعتصاب آب را هم به آن اضافه می کنم به نشانه این

 
که وقتی شما (مردم) آب ندارید بخورید ما هم نمی خوریم. 

رضا حسینی در پاسخ به این سوال که «شش ماهی است که مجلس یازدهم کار خود را آغاز کرده شاید سوال مردم و انتظارشان این
باشد از شما اقدام عملی ببینند» گفت: مردم حوزه انتخابیه کرمان و مناطق محروم که از نداشتن آب، برق و گاز رنج می برند این
ادبیات را خوب متوجه می شوند و این برایشان امیدوار کننده است. ممکن است مردمی که در نعمت آب، برق، گاز و هواي خوب
زندگی می کنند تفسیر دیگري داشته باشند ولی آن خانواده ایثارگرانی که به آنها بی محبتی شده خوب درك می کنند، مردمی که
فضاي آموزشی در روستایشان ندارند این را درك می کنند و خانواده اي که به خاطر نداشتن وسیله نقلیه و راه مناسب زائویشان را
نمی توانند به بیمارستان برسانند و کودك و مادر در راه تلف می شوند این را درك می کنند. اینها واقعیت هاي درون جامعه است که

 
روي آن سرپوش گذاشته اند و نمی خواهند دیده و مطرح شود. 

وي افزود: من صدا و نفس گرم آنها هستم درست است شش ماه است مجلس شوراي اسلامی شروع به کار کرده من در مجلس هشتم
هم نماینده بودم و 26 سال است در این نظام مسئولیت دارم. هر جا بودم همین رفتار انقلابی را داشتم و سوابق ام این را نشان می

 
دهم؛ هیچ گاه از حقوق مردم کوتاه نیامدم و محکم ایستاده ام . 

نماینده شهر بابک در توضیح دلیل انتخاب مجلس براي اعتصاب غذا و این که تا چه زمانی به این اقدام خود ادامه خواهد داد گفت:
مجلس، خانه ملت و محل کار من است بهترین جا همین جاست و امید مردم هم به مجلس شوراي اسلامی است. این امر بستگی به

 
تصمیمات مقامات و مسئولین مربوطه دارد. من تا رفع مشکلات مردم حوزه انتخابیه ام به اعتصاب غذایی ام ادامه می دهم. 

 
انتهاي پیام 
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ورشکستگی تولیدکنندگانی که دولت به آنها قول حمایت داده بود، پذیرفتنی

نیست

منبع: سلامتشماره خبر:  387  |  تاریخ: 1399/08/26

عضو هیأت رئیسه مجلس خواستار رسیدگی وزارت صنعت، معدن و تجارت به مشکلات حوزه صنایع و تأمین مواد اولیه و

 
تجهیزات آنها شد. 

به گزارش گروه اقتصاد خبرگزاري سلامت به نقل ازخانه ملت، سیدناصر موسوي لارگانی عضو هیأت رئیسه مجلس شوراي اسلامی با
علیرضا رزم حسینی وزیر صنعت، معدن و تجارت دیدار و درباره مسائل و موضوعات تعدادي از کارآفرینان و تولیدکنندگان گفت و گو

 
کرد. 

موسوي لارگانی با اشاره به برخی مشکلاتی که براي صنایع در چند سال گذشته به وجود آمده است گفت: در دولت هاي نهم و دهم
برخی کار آفرینان با توصیه دولت اقدام به سرمایه گذاري کلان براي اشتغال زایی کردند لکن پس از آن به کلی رها و اکنون در تامین

 
مواد اولیه با مشکل روبرو شده و تعدادي از آنها به همین دلیل امروز ورشکسته شده اند. 

نماینده مردم فلاورجان در مجلس شوراي اسلامی ادامه داد: این کارآفرینان اگر در کشورهاي دیگر بودند به رسم یادبود و تشکر،
تندیسشان را می ساختند ولی در این دولت، با آنها کاري کرده اند که از زندگی عاصی شده اند؛ این عزیزان با وعده حمایت دولت

 
وارد گود شده ولی با بد قولی آنها اکنون از هستی ساقط شده اند. 

وي افزود: این رفتار باعث می شود کارآفرینان و تولیدکنندگان از ورود به سرمایه گذاري هاي جدید ترس داشته باشند که مبادا

 
همین بلا بر سر آنها هم بیاید. 

عضو هیات رئیسه مجلس شوراي اسلامی در ادامه با اشاره به مشکلات مجموعه شهرك صنعتی اشترجان شهرستان فلاورجان، اظهار
داشت: برخی افراد در این مجموعه سرمایه گذاري کرده اند ولی امروز با توجه به خودتحریمی دولت، در تامین مواد اولیه خود مانده

 
اند و دولت نیز در این زمینه نگاه سالم و درستی به تولید کنندگان واقعی نداشته است. 

وي در تکمیل صحبت خود تصریح کرد: طبق ادعاي این تولیدکنندگان سهمیه مواد اولیه دولتی کافی نبوده و آنها براي افزایش

 
تولیدشان در سال جهش تولید مجبورند از طریق واسطه ها، مواد مورد نیاز خود را با قیمت هاي بسیار بالاتر خریداري کنند. 

رئیس فراکسیون کارآفرینان مجلس شوراي اسلامی در ادامه با اشاره به دیگر مشکلات کار آفرینان بیان داشت: برخی تولید کنندگان
و کارآفرینان براي احداث شرکت و کارخانه هاي خود مجبور هستند از خارج از کشور تجهیزات و تکنولوژي وارد کنند که در حال

 
حاضر با مشکلاتی روبرو شده اند لذا امیدواریم دولت با این صنایع همکاري کند. 

به گزارش خانه ملت، در ادامه این جلسه مهدي صادقی نیارکی معاون امور صنایع وزیر صمت ضمن تائید صحبت هاي نماینده



فلاورجان و تاکید بر اینکه این کارآفرینان از برجسته ترین و خوشنام ترین افراد عرصه تولید در سطح کشور هستند، توضیحاتی در

 
خصوص مسائل مطرح شده ارائه کرد . 

در پایان نیز علیرضا رزم حسینی وزیر صنعت معدن و تجارت دستورات لازم را جهت پیگیري مشکلات این صنعتگران و کار آفرینان
صادر و اظهار امیدواري کرد تا برخی موانع در زمینه تامین مواد اولیه و واردات تکنولوژي، با بررسی دقیق حل و فصل شود.



اگر به خواسته هاي مردم بی توجهی شود اعتصاب آب را هم اضافه می کنم

منبع: اکو فارسشماره خبر:  388  |  تاریخ: 1399/08/26

اکوفارس: نماینده مردم شهر بابک در مجلس شوراي اسلامی که با اعلام اعتصاب غذاي خود در اعتراض به عدم حل مشکلات
مردم حوزه انتخابیه اش خبرساز شده بود به سوالاتی درباره اعتصاب غذاي خود پاسخ داد و گفت که در صورت بی توجهی

مجدد به خواسته هاي مردم در فاز بعدي اعتصاب آب را نیز به اعتصاب غذایش اضافه می کند.

اکوفارس: نماینده مردم شهر بابک در مجلس شوراي اسلامی که با اعلام اعتصاب غذاي خود در اعتراض به عدم حل مشکلات
مردم حوزه انتخابیه اش خبرساز شده بود به سوالاتی درباره اعتصاب غذاي خود پاسخ داد و گفت که در صورت بی توجهی مجدد به
خواسته هاي مردم در فاز بعدي اعتصاب آب را نیز به اعتصاب غذایش اضافه می کند. مصطفی رضا حسینی قطب آبادي نماینده شهر
بابک در مجلس در گفت وگو با ایسنا درباره این که اعتصاب غذایش چه دردي از مردم دوا می کند و چطور می تواند مشکل مردم را
حل کند گفت: من به عنوان نماینده رسالتم در جهت حقوق از مردم در بعد نظارتی، تذکرات و همراهی با مردم است و باید از حقوق
حقه مردم دفاع کنم. من به عنوان بسیجی و برادر شهید و کسی که هفت شهید در خانواده داریم پاسدار خون آنها هم هستم و
متاسفانه باید بگویم در این برهه از زمان شاهد کمرنگ شدن ارزش ها و کم توجهی به آن هستیم؛ از سویی ما دائما با مردم کار
داریم؛ مستقیما به میان مردم می رویم و مشکلات را به عینه می بینیم روستاهایی است که مردم در آن آب شرب ندارند و آب در
آنجا جیره بندي است آن هم در کشوري که اینقدر منابع داریم اما هنوز مردم ما در مورد اصلی ترین موضوع که بحث آب یا راه است

 
مشکل دارند، طبیعی است من به عنوان نماینده که از میان مردم بلند شده ام باید به فکر آنها باشم. 

وي با بیان این که دولت باید بیشتر به فکر مردم باشد گفت: من معتقدم به راحتی می توانیم مشکلات را برطرف کرد. شاید تحریم ها
10 درصد اثرگذار بوده است لذا توجیه تحریم پذیرفتنی نیست. مهم ترین موضوع اشتغال است؛ اگر شغل ایجاد شود یک سرپرست

 
خانوار می تواند سر کار برود و نیازهاي خود را تا حدي تامین کند ولی وقتی شغل ندارد رفع نیازهایش ممکن نیست. 

رضا حسینی ایجاد شغل را امري کاملا امکان پذیر دانست و گفت: مثلا در حوزه انتخابیه خودم به راحتی از نعمت مس که خداوند در
منطقه ما قرار داده می توان استفاده کرده و کمتر از یک سال بیکاري را در منطقه ریشه کن کرد. ما طرح ها و برنامه هایی در این
زمینه داریم که می شود 3000 - 4000 شغل ایجاد کرد که مردم از این فلاکت و بدبختی نجات پیدا کنند؛ متاسفانه یا اراده اي

 
وجود ندارد یا دست هایی در کار است که مردم ناراضی باشند. 

وي گفت: من رسالت و وظیفه خود را انجام می دهم و نتیجه اش را از خداوند می خواهم امیدوارم مسئولین مربوطه وسط میدان
بیایند و به مردم کمک کنند. این مردم پایه هاي اصلی نظام هستند و اگر ما مردم را از دست بدهند چیزي براي نظام و کشور باقی
نمی ماند. آنچه که من فکر کردم در این برهه باید براي دفاع از ولایت، ارزش ها، مردم و دفاع از این که مجلس شوراي اسلامی در
راس امور است انجام بدهم این بود. یک روز جنگ بود و من 12 - 13 ساله بودم که به جنگ رفتم و امروز هم باید به نوعی دیگر

 
مبارزه کرد. 

نماینده شهر بابک دلیل انتخاب اعتصاب غذا و این که این شیوه به عنوان راهی براي اعتراض براي جلب توجه مسئولین به این مسائل
و مشکلات بوده است؟ گفت: من در شش ماهه گذشته مکررا طرح سوال کردم، مراجعه کردم، نامه نوشتم، تلفن زدم، طرح استیضاح
امضاء کردم، با وزرا و معاونین نشستم و آنها وعده دادند و پشت گوش انداختند و مجلس شوراي اسلامی را بی اهمیت دیدند؛ ما باید



راه دیگري را جلو برویم. باید بدانند ما با مردم هستیم همین ها که مسئول هستند؛ آنها را همین مردم انتخاب کردند و به واسطه
مردم مسئول شدند آیا حالا باید به ولی نعمتانشان پشت کنند؟ این رسالت من است که باید انجام دهم. من رسالتم را انجام دادم و تا
آخر اعتصابم را ادامه می دهم. اگر به خواست مردم و رفع مشکلات مردم حوزه انتخابیه ام توجه نکنند فاز بعدي را اجرایی خواهم

 
کرد. 

وي در پاسخ به این سوال که آیا منظورش از فاز بعدي استعفا دادن از نمایندگی مجلس است گفت: من اهل استعفا نیستم؛ محکم می
مانم. الان اعتصاب غذا کرده ام و اگر خواسته هاي مردم عملی نشود بعد از مدتی اعتصاب آب را هم به آن اضافه می کنم به نشانه این

 
که وقتی شما (مردم) آب ندارید بخورید ما هم نمی خوریم. 

رضا حسینی در پاسخ به این سوال که «شش ماهی است که مجلس یازدهم کار خود را آغاز کرده شاید سوال مردم و انتظارشان این
باشد از شما اقدام عملی ببینند» گفت: مردم حوزه انتخابیه کرمان و مناطق محروم که از نداشتن آب، برق و گاز رنج می برند این
ادبیات را خوب متوجه می شوند و این برایشان امیدوار کننده است. ممکن است مردمی که در نعمت آب، برق، گاز و هواي خوب
زندگی می کنند تفسیر دیگري داشته باشند ولی آن خانواده ایثارگرانی که به آنها بی محبتی شده خوب درك می کنند، مردمی که
فضاي آموزشی در روستایشان ندارند این را درك می کنند و خانواده اي که به خاطر نداشتن وسیله نقلیه و راه مناسب زائویشان را
نمی توانند به بیمارستان برسانند و کودك و مادر در راه تلف می شوند این را درك می کنند. اینها واقعیت هاي درون جامعه است که

 
روي آن سرپوش گذاشته اند و نمی خواهند دیده و مطرح شود. 

وي افزود: من صدا و نفس گرم آنها هستم درست است شش ماه است مجلس شوراي اسلامی شروع به کار کرده من در مجلس هشتم
هم نماینده بودم و 26 سال است در این نظام مسئولیت دارم. هر جا بودم همین رفتار انقلابی را داشتم و سوابق ام این را نشان می

 
دهم؛ هیچ گاه از حقوق مردم کوتاه نیامدم و محکم ایستاده ام . 

نماینده شهر بابک در توضیح دلیل انتخاب مجلس براي اعتصاب غذا و این که تا چه زمانی به این اقدام خود ادامه خواهد داد گفت:
مجلس، خانه ملت و محل کار من است بهترین جا همین جاست و امید مردم هم به مجلس شوراي اسلامی است. این امر بستگی به

تصمیمات مقامات و مسئولین مربوطه دارد. من تا رفع مشکلات مردم حوزه انتخابیه ام به اعتصاب غذایی ام ادامه می دهم.



علت گرانی صنایع پلاستیکی چیست؟

منبع: شعار سالشماره خبر:  389  |  تاریخ: 1399/08/26

شعار سال: در حالی که حدود 90 درصد از مواد اولیه مورد نیاز کارخانه هاي تولید محصولات پلاستیکی داخلی است، اما این
روز ها شاهد کاهش تقاضاي خانگی و افزایش 3 تا 4 برابري قیمت این محصولات در بازار هستیم. صنعت پلاستیک کشور و

محصولات آن از معدود بخش هایی هستند که به صورت مستقیم بر بازار هاي دیگر تاثیر ...

شعار سال: در حالی که حدود 90 درصد از مواد اولیه مورد نیاز کارخانه هاي تولید محصولات پلاستیکی داخلی است، اما این

 
روز ها شاهد کاهش تقاضاي خانگی و افزایش 3 تا 4 برابري قیمت این محصولات در بازار هستیم. 

صنعت پلاستیک کشور و محصولات آن از معدود بخش هایی هستند که به صورت مستقیم بر بازار هاي دیگر تاثیر می گذارند چرا که
اکنون بسیاري از محصولات و کالا هاي مورد نیاز مردم و اصناف به نوعی ساخته شده از پلاستیک هستند، به عنوان نمونه قیمت
نایلون و پلاستیک طی یکسال گذشته دچار چنان نوسانات چشم گیري شده است که صداي بسیاري از اصناف و لبنیات فروشی ها را

 
درآورده است. 

بسیاري از محصولات لبنی مثل شیر، دوغ و ... در ظروف یکبار مصرف عرضه می شود از این رو گرانی محصولات پلاستیکی بسیاري از

 
اصناف را متضرر کرده است. 

 
حالا سوال اینجاست که دلیل گرانی محصولات صنعت پلاستیک کشور چیست و آیا امکان تعدیل قیمت ها وجود دارد؟ 

 
رد پاي نرخ دلار در گرانی محصولات پلاستیکی 

حسین دُر رئیس اتحادیه صنایع پایین دستی پتروشیمی تولیدات محصولات پلاستیکی درباره گرانی محصولات پلاستیکی می گوید
براساس دستورالعمل ستاد تنظیم بازار در سال 1392 فرمول قیمت گذاري محصولات پلاستیکی به این گونه است که قیمت مواد
اولیه خطوط تولید در بازار بورس نهایی می شود و محاسبه قیمت مواد اولیه نیز به این شکل است که 95 درصد قیمت فوب خلیج

 
فارس برآورد شده و نتیجه ضرب در قیمت روز ارز نیمایی می شود. 

وي با بیان اینکه نرخ روز ارز نیمایی مبناي قیمت پایه مواد اولیه پتروشیمی هاست می افزاید افزایش 3 برابري نرخ دلار از سال
گذشته تاکنون منجر به رشد 3 برابري قیمت مواد اولیه محصولات پلاستیکی و به تبع آن افزایش هزینه تمام شده تولید و قیمت

 
نهایی محصول تولیدي این صنعت شده است. 

 
صادرات محصولات پلاستیکی اوج گرفت 

رئیس اتحادیه صنایع پایین دستی و پتروشیمی در تشریح بازار محصولات پلاستیکی می گوید هم اکنون تولید محصولات پلاستیکی

 
بین 20 تا 25 درصد رشد داشته و به علت محدودیت ایجاد شده در منابع ارزي وارداتی در این بخش صورت نمی گیرد. 



به گفته وي هم اکنون تقاضاي مصرفی محصولات پلاستیکی در بین خانوار به علت افزایش قیمت صورت گرفته کاهش یافته، اما در

 
عوض صادرات این محصولات به 60 کشور دنیا در حال انجام است. 

حسین دُر می گوید در حال حاضر محصولات پلاستیکی ساخت ایران حدود 32 درصد بازار عراق، 74 درصد بازار افغانستان، 20

 
درصد بازار آذربایجان، ترکمنستان، ترکیه و ارمنستان و بازار هاي قرقیزستان، عمان و کویت را پوشش می دهد. 

وي درباره میزان کلی صادرات محصولات پلاستیکی می گوید بعد از سال 1394 آمار مربوط به صادرات محصولات پایین دستی
پتروشیمی بروزرسانی نشده است، اما در سال 94 به استناد آمار وزارت صنعت، معدن و تجارت میزان صادرات این محصولات حدود
3،1 میلیارد دلار بوده است، بدین صورت پیش بینی می شود هم اکنون میزان صادرات ما در بخش محصولات پایین دستی

 
پتروشیمی به حدود 3.8 میلیارد دلار رسیده باشد. 

موضوع گرانی محصولات پلاستیکی قبل تر از امروز یعنی در سال 1397 نیز تکرار شده بود در آن زمان طبق گفته برخی از
تولیدکنندگان محصولات پلاستیکی، پتروشیمی ها با عرضه قطره چکانی مواد اولیه به گرانی دامن زده و باعث افزایش 4 برابري قیمت

 
ها به ویژه در بخش لوازم التحریر شده بودند. 

طبق گفته اصناف و فعالان بخش صنایع پایین دستی پتروشیمی، گرانی این روز هاي پلاستیک و نایلون به عملکرد پتروشیمی ها و
نبود نظارت بر می گردد، با اینکه هدف از تاسیس واحد هاي پتروشیمی کمک به تمامی بخش هاي صنعت و اشتغال زایی است، اما
در حال حاضر می بینیم که صنایع پایین دستی در تامین مواد اولیه و واردات برخی ماشین آلات با مشکلات عدیده اي روبرو هستند

 
و پتروشیمی هر روز به کسب سودي بیشتر از روز قبل می پردازند. 
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در بازدید معاون قضایی دادگستري فارس مشکلات 9 واحدي تولیدي و صنعتی

سپیدان بررسی شد

منبع: میزانشماره خبر:  390  |  تاریخ: 1399/08/26

معاون قضائی رئیس کل دادگستري فارس، ضمن بازدید از 9 واحد تولیدي و صنعتی شهرستان سپیدان به بررسی مشکلات
آنان پرداخت.

خبرگزاري میزان - در راستاي تأکید رئیس کل دادگستري استان فارس و برنامه هاي دوره اي ستاد پیگیري اجراي سیاست
هاي اقتصاد مقاومتی دادگستري استان فارس؛ کورش زارعی معاون قضائی رئیس کل دادگستري فارس به همراه محمودي اطهر
رئیس حوزه قضایی سپیدان، فرماندار و مدیر سازمان صمت این شهرستان ضمن بازدید از 9 واحد تولیدي و صنعتی شهرستان

 
سپیدان به بررسی مشکلات آنان پرداختند. 

معاون قضائی رئیس کل دادگستري استان فارس این بازدید هاي هدفمند را بر اساس منویات مقام معظم رهبري (مدظله العالی) در
سال جهش تولید دانست و گفت: در راستاي تأکید رئیس کل دادگستري استان فارس از واحد هاي تولیدي و صنعتی فراسان، آران
گستر، اخشان، آب معدنی آنو، شرکت کابل شیراز، شرکت فوم سازي و تیرچه بلوك میگلی، شرکت فرآورده هاي گوشتی شام شام،

 
اتانول جنوب (الکل سازي) سپیدان بازدید به عمل آمد و رفع موانع و مشکلات حقوقی آنان در دستور کار قرار گرفت. 

کورش زارعی در ادامه خاطرنشان کرد: پس از بازدید میدانی و هدفمند از این واحد هاي صنعتی و تولیدي سپیدان نشست هاي
مختلفی با مدیران واحد هاي تولیدي برگزار شد که عمده مشکلات آن ها نوسانات نرخ ارز، کمبود مواد اولیه، عدم وصول مطالبات،
کمبود نقدینگی و سرمایه درگردش و مشکلات بانکی مطرح گردید و مقررشد این واحد هاي تولیدي و صنعتی درخواست و مشکلات
خود را به دبیرخانه سیاست هاي اجراي ستاد اقتصاد مقاومتی دادگستري استان فارس ارائه کنند تا نسبت به پیگیري موانع و

 
مشکلات آن ها اقدام شود. 

وي یادآورشد: درخواست و مشکلات واحد هاي تولیدي و صنعتی کمربند ایمنی اخشان، آران گستر، شام شام و آب معدنی آنو پیش
از این نیز در کارگروه حمایت حقوقی و قضایی ستاد اقتصاد مقاومتی دادگستري استان بررسی و پیگیري شده بود که عمده موانع و

 
مشکلات پیش روي آن ها مرتفع و حل شده است. 

معاون قضایی دادگستري فارس به برخی از فعالیت هاي واحد هاي تولیدي این شهرستان اشاره کرد و گفت: شهرستان سپیدان به
لحاظ صنعتی و تولیدي از ظرفیت بسیار مناسبی برخوردار است و شرکت فراسان با دستگاه هاي پیشرفته و با فن آوري روز دنیا لوله
هاي فایبرگلاس و کامپوزیتی تولید و جزء واحد هاي دانش بنیان، صادرکننده دانش فنی و چند شرکت برتر در زمینه مهندسی

 
طراحی خطوط لوله در کشور شناخته شده است و داراي بیش از 3300 نفر نیروي انسانی مشغول به کار می باشند. 

زارعی در ادامه به فعالیت سایر شرکت ها نیز اشاره کرد و گفت: شرکت اخشان جزء اولین تولیدکننده کمربند ایمنی خودرو در کشور
می باشد و روزانه 3000 کمربند ایمنی خودرو تولید و 280 نیروي انسانی به صورت مستقیم مشغول بکار می باشند، همچنین در
شرکت شام شام تولید انواع فرآورده هاي گوشتی 460 نفرنیرو به صورت مستقیم فعالیت می کنند، شرکت آب معدنی آنو تعداد 100
نیروي انسانی و شرکت فوم سازي و تیرچه بلوك میگلی نیز بیش از 200 کارگر به صورت مستقیم مشغول به کارهستند که پیگیري و



 
تلاش در جهت رفع مشکلات این واحد هاي تولیدي کمک خواهد کرد تا مطالبات کارگران نیز به موقع پرداخت شود. 

وي تصریح کرد: ظرفیت هاي موجود در شهرك صنعتی سپیدان کمک شایانی در جهت اشتغال جوانان منطقه داشته و بی تردید

 
توسعه و بهره برداري بهتر از این ظرفیت ها می تواند زمینه پیشگیري از آسیب هاي اجتماعی را در به همراه داشته باشد. 

معاون قضایی رئیس کل دادگستري فارس در پایان با اشاره به اینکه بررسی هاي حاکی از آن است که مطالبات معوقه اي در خصوص
کارگران این واحد هاي صنعتی و تولیدي جود ندارد گفت: دستگاه قضایی حامی حقوق کارگران و حمایت کننده واحد هاي تولیدي

 
است و همه دستگاه ها و نهاد هاي ذیربط از جمله سازمان صمت و بانک ها باید با تمام توان حامی تولیدکنندگان باشند. 

انتهاي پیام/



قاچاق احشام و معیشت مرزنشینان در هرمزگان

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  391  |  تاریخ: 1399/08/26

بندرعباس - قاچاق در استانهاي مرزي رابطه مستقیمی با معیشت و فقر مرزنشینان دارد. این نوع قاچاق به دلیل تفاوت
قیمتی در آن سوي مرزها افزایش یافته است.

بندرعباس - قاچاق در استانهاي مرزي رابطه مستقیمی با
معیشت و فقر مرزنشینان دارد. این نوع قاچاق به دلیل

 
تفاوت قیمتی در آن سوي مرزها افزایش یافته است. 

 
 MB 13 دریافت 

به گزارش خبرنگار مهر، استان هرمزگان به دلیل همسایگی با کشورهاي حاشیه خلیج فارس و گستره مرزي در جنوب کشور یکی از
استان هاي عبوري قاچاقچیان بوده است. متاسفانه بی توجهی به اشتغال مرزنشینان و نبود رونق اقتصادي متناسب با شرایط زندگی

 
در سواحل جنوبی کشور معیشت مرزنشینان با مشکل روبرو شده است. 

نبود اشتغال پایدار، گسترش صید ترال و حضور کشتی هاي موسوم به چینی در خلیج فارس و دریاي عمان موجب بیکاري بسیاري از
صیادان بومی هرمزگان شده است. همین امر باعث شده تا بسیاري از جوانان جویاي کار و صیادان کهنه کار به مشاغل غیرقانونی از

 
جمله قاچاق روي بیاورند. 

در گذشته هرمزگان یکی از استان هاي پر رفت و آمد قاچاق سوخت و فرآورده هاي نفتی بود. سوخت به صورت غیرقانونی ازاستانهاي
کشور به هرمزگان و از اینجا به کشورهاي جنوبی حوزه خلیج فارس قاچاق می شد. با تمهیدات صورت گرفته این نوع قاچاق هر روز

 
کمرنگ تر و کمرنگ تر شد. 

0:00 / 2:24



وجود مشتریان متول در کشورهاي امارات، عمان و حتی عربستان باعث شده تا قاچاق دام رونق بسیاري خوبی پیدا کند و شاهد
قاچاق دام از استان هاي دیگر به هرمزگان و از طریق شناورهاي غیرمجاز به کشورهاي حاشیه خلیج فارس شویم.



نبرد سنتی  ها و استارت  آپ                ها

منبع: اتاق بازرگانی تهرانشماره خبر:  392  |  تاریخ: 1399/08/26

آغاز کار بنیان گذاران ترابرنت با تحقیقات بازار بود و حتی 500 میلیون تومان براي این کار هزینه کردند.

آینده نگر خیلی از استارت آپ ها با اتفاق هاي بسیار ساده
و یا نیازسنجی هاي شخصی بنیان گذاران شان کار خود را
شروع می کنند و نمونه آن «ترابرنت» است که قصه آْن به
یک اسباب کشی ساده بازمی گردد. آذر سال 1393 کیوان
جعفري و حامد کریمیان که در حوزه دانش بنیان فعالیت
داشتند، تصمیم گرفته بودند شرکت خود را از غرب تهران
به پارك فناوري پردیس در رودهن منتقل کنند که متوجه
شدند خدمات باربري اینترنتی مناسبی وجود ندارد و آن ها
براي اسباب کشی با مشکلات بسیاري مواجه شدند. کیوان

جعفري خاطره آن اتفاق را خود این گونه تعریف کرده است: «براي بردن اسباب و وسایل باید از خدمات باربري استفاده می کردیم،
اما با اعمال شاقه اي مواجه شده و بسیار اذیت شدیم. در آن زمان با خودم فکر کردم که چرا حمل بار باید این قدر سخت باشد. در
فضاي اینترنت جست وجو کردم و متوجه شدم در کشورهاي دیگر این کار را به راحتی و به صورت آنلاین انجام می دهند. به این
صورت که صاحب کالا نیاز خود را به راحتی در اپلیکیشن ثبت می کند و رانندگان، بار مناسب ماشین شان را انتخاب می کنند و با

 
قیمت رقابتی به دست مشتري می رسانند. تصمیم گرفتیم که در ایران هم چنین سیستمی را اجرایی کنیم.» 

کیوان جعفري و حامد کریمیان باتوجه به هدف گذاري براي راه اندازي سیستم حمل و نقل باري شروع به بررسی سیستم سنتی
حمل و نقل جاده اي کالا در ایران کردند و با شناسایی نقطه ضعف ها و قوت ها با همکاري چند شرکت دانش بنیان دیگر در پارك
علم و فناوري شروع به ساخت و راه اندازي یک پلت فرم آنلاین کردند و در نهایت نام آن را «ترابرنت» گذاشتند. پلت فرمی جامع

 
متمرکز براي حمل ونقل بار، اعلام بار و ردیابی آنلاین بار در طول مسیر ارسال. 

راه اندازي این پلت فرم سه سال طول کشید؛ حامد کریمیان در گفت وگو با هفته نامه شنبه در این باره گفته است: «آغاز کار ما با
تحقیقات بازار بود و حتی 500 میلیون تومان براي این کار هزینه کردیم. این بازار هم بازار سخت و پیچیده اي است و نیاز به بررسی
زیادي دارد. در واقع سال هاي 94 و 95 بیشتر به بررسی و تحلیل بازار پرداختیم. از ابتداي سال 96، سرمایه گذاري مشترك روي
ترابرنت انجام شد و کار به صورت جدي پیگیري و انجام شد. از ابتداي کار بیش از یک میلیون دلار روي ترابرنت سرمایه گذاري کرده

 
ایم و در شرف سرمایه گذاري یک میلیون دلار دیگر هم هستیم که باز هم از طریق دو مجموعه حصین و نارین انجام می شود.» 

اما بررسی هایی که کیوان جعفري و حامد کریمیان دو سال براي آن زمان گذاشتند نکات بسیار مهمی را نشان داد که برجسته ترین
آن به اندازه این بازار برمی گردد. بازاري که سالانه 30 میلیون بارنامه در آن صادر می شود که ارزش هر بارنامه حداقل 300هزار
تومان است. همچنین بدون در نظرگرفتن استثنائات، اغلب بارهاي جاده اي حمل شان بین 300هزار تا 10میلیون تومان بسته به بار و
وزن آن قیمت دارد. ولی همین بازار جذاب و نسبتا بکري که آن ها شناسایی کردند ورودي بسیار پیچیده اي دارد. در واقع کسب
وکارهاي سنتی خود را مالک این بازار می دانند و اجازه ورود شرکاي جدید به خصوص آنلاین ها را نمی دهند و همین نکته باعث

 
شده سهم استارت آپ ها که «وارد جزیره ممنوعه شده اند» در این بازار میلیاردي، کمتر از یک ونیم درصد باشد. 



همچنین کیوان جعفري درباره وسعت بازار حمل و نقل کالا و بار به مجله شنبه گفته است: «الان در کشور حدود 360هزار کامیون
فعال که پروانه فعالیت دارند و حدود 500 هزار راننده داریم. پس می بینید که بازار بزرگ است و به همه ارکان این بازار می توان
خدماتی ارائه کرد که کارشان بهینه شود. قیمت بارها هم زیر 300هزار تومان نیست اما سقف قیمت باز است چون حمل ونقل هاي
متفاوتی وجود دارد و مثلا ماشین هاي بوژي بارهایی را تا 200میلیون تومان جابه جا می کنند. کلاس کاري ما بارهایی بین 300هزار
تومان تا 10میلیون تومان است. به طور کلی رقمی که براي اندازه این بازار تخمین زده شده، بین 30 تا 40هزار میلیارد تومان است؛

 
یعنی بازار کرایه حمل و نقل بار جاده اي در ایران.» 

در روش سنتی حمل و نقل بار شرکت باربري یا راننده اي با صاحب کالا توافق می کند که بارش را از نقطه اي به نقطه دیگر برساند.
براي حمل بار رانندگانی در پایانه ها و گاراژهاي باربري هستند. در نهایت بار به راننده اي سپرده شده، بارگیري صورت می گیرد،
بارنامه براي ارسال صادر و راننده وارد جاده می شود و تقریبا هیچ اطلاعی دیگر از او وجود ندارد تا به مقصد برسد. اما در روش
اینترنتی فرد نوع ماشین را انتخاب می کند، میزان حدودي وزن بار خود را ثبت می ند، راننده براي گرفتن بار مراجعه می کند (دیگر

 
نیازي به حمل بار تا گاراژ نیست) و در نهایت هم این امکان وجود دارد که در طول مسیر بار خود را دنبال کند. 

حامد کریمیان در گفت وگو با یکی از سایت هاي استارت آپی گفته است: «قصد ما این است که به صورت هوشمند، هم راننده
متناسب با بارها را پیدا کنیم و هم خدمات شفافی به صاحب کالا بدهیم. وقتی این اتفاق بیفتد، واسطه ها کم می شوند و هزینه هاي
صاحب کالا کاهش می یابد. همچنین این مدل کار شفافیت ایجاد می کند و قیمت رقابتی می شود. صاحب کالا می تواند بارش را
رهگیري کند. حتی صاحب کالا می تواند از ترابرنت بخواهد که رانندگانی با ویژگی هاي مد نظرش به او معرفی کند یا بیمه و ماشین

 
خاصی را سفارش بدهد.» 

 
سهم بازار پراکنده 

یکی از چالش هاي جدي در صنعت حمل و نقل کالا و بار در کشور پراکندگی کار و تعدد شرکت هاست. در واقع هیچ شرکتی وجود
ندارد که سهم ویژه اي از این بازار را در اختیار داشته باشد. براي مثال از بین حدود 4500 شرکت حمل و نقل سنتی در ایران سهم
هیچ کدام بیش از یک یا یک و نیم درصد نیست. براساس اعلام رسمی سازمان راهداري، 50 تا 60 شرکت حمل و نقل سنتی توانمند
و سراسري در ایران داریم که سهم بازارشان به یک و نیم درصد نمی رسد. در واقع سهم بازار در میان این 4500 شرکت پراکنده است
و به اعتقاد کارشناسان تا زمانی که وضعیت این صنعت به این صورت است، سهم بازار آنلاین ها هم مشخص نخواهد شد. به گفته

 
بنیان گذاران ترابرنت درحال حاضر شرکت هاي آنلاین ها این حوزه روي هم رفته سهم یک و نیم درصدي هم از این بازار ندارند. 

همچنین به گفته آن ها بخش مهمی از چالش هاي شرکت هاي استارت آپی همچون آن ها در حوزه حمل و نقل بار به محدودیت
هایی بازمی گردد که از سوي سازمان راهداري ها تعیین شده است. «سقفی که براي ما تعیین کرده اند، 40هزار بارنامه است؛ یعنی
یک دهم درصد 30میلیون بارنامه اي که در سال صادر می شود؛ یعنی می گویند تو کلان مقیاسی اما از یک دهم درصد نباید بزرگ
تر بشوي. ضمن اینکه 30درصد از سهام تان را هم باید به شرکت هاي سنتی طرف قرارداد و داراي مجوز صدور بارنامه بدهید. این کار
خلاف قانون اساسی، قانون تجارت و سیاست هاي کلی اصل 44 قانون اساسی است. من نمی دانم چرا دولتی ها به خودشان اجازه
داده اند برخلاف قانون اساسی کشور، آیین نامه تدوین و صادر کنند. پیش نویس آیین نامه را هم براي ما که با اصطلاح بازارگاه یاد
می شویم و در آیین نامه هم آمده است، ارسال نکردند و به اصطلاح ما را داخل بازي به حساب نیاوردند. نتیجه اش هم ضرر و زیانی
است که مردم می بینند. متاسفانه افرادي براي کارآفرینان تصمیم گیري می کنند که یک ریال از جیب شان براي کارآفرینی هزینه
نکرده اند. معمولا به ما می گویند صبر کنید. الان به مصلحت نیست. در حالی که استارت آپ آمده بگوید مثلا یک صنعت همه جایش

 
غلط است و باید تخریب شود و دوباره با روش درست ساخته شود.» 

البته باوجود این دست اندازهاي در مسیر آنلاین شدن حمل و نقل بار، استارت آپ هاي این حوزه از جمله ترابرنت توانسته اند آیین
نامه بازارگاه الکترونیکی حمل ونقل کالا را به تصویب سازمان راهداري برسانند و نخستین مجوز را در سال 1396 دریافت کنند.

 
همچنین تصویب بارنامه الکترونیک در مجلس موفقیت دیگري بوده است که به دست آورده اند. 

بنیان گذاران استارت آپ ترابرنت در ادامه کار و براي توسعه مجموعه به دنبال آن هستند که وارد بازارهاي حاشیه حمل و نقل بار و



کالا هم بشوند. در افق برنامه هاي آن ها ورود به بازارهایی مانند بیمه حمل، بیمه بدنه، بیمه کامیون، بیمه شخص ثالث و انواع بیمه
هاي دیگر برنامه ریزي شده است که کیوان جعفري می گوید حدود 10هزار میلیارد تومان اندازه بازار آن است. علاوه براین آن ها
براي ورود به بازار سرمایه گذاري در صنعت حمل و نقل هم فکرهایی دارند، بازارهایی مانند فروش قطعات یدکی خودروهاي سنگین

 
از لاستیک گرفته تا... 

در صنعت حمل و نقل کالا و بار سه ضلع اصلی را صاحبان کالا، باربري ها و راننده ها تشکیل می دهند و معمولا استارت آپ هایی که
در این حوزه فعالیت می کنند واسط بین باربري ها و راننده ها شده اند. اما ترابرنت تلاش می کند یک شرکت باربري باشد که بین
صاحب کالا و راننده قرار بگیرد. کیوان جعفري در گفت وگو با هفته نامه شنبه گفته است: «در واقع ما به دنبال اتومیت کردن صنعت
حمل و نقل نیستیم بلکه به دنبال ایجاد تحول در این صنعت هستیم. این صنعت باید از ریشه عوض شود. در اصطلاح به این کار
تخریب خلاق می گویند. ما قصد نداریم صرفا چند کد بزنیم و صنعت را آنلاین کنیم. یکی از دلالی ترین صنعت هاي ایران، همین
صنعت حمل ونقل است و بسیاري از کسب وکارهایی که شکل و شمایل استارت آپی دارند، جرئت ندارند با دلالان این سیستم
ناکارآمد دربیفتند. ضمن اینکه زنجیره دلالان یکی دو تا نیست. همه بخش هاي این صنعت پر از دلال است که همگی در حال هزینه

 
سازي هستند.» 

استارت آپ ترابرنت هم اکنون بیش از 100هزار راننده را تحت پوشش قرار داده است و تیمی 20 نفره آن را مدیریت می کنند. البته
تیم هدایت این استارت آپ در گذشته بیش از این بوده اند که به دلیل مشکلات اقتصادي و مهاجرت کاهش پیدا کرده اند. کیوان
جعفري در یکی از مصاحبه هایش در مورد تجربه مهاجرت منابع انسانی گفته است: «من می خواهم به مسئولان کشور بگویم که
بعضی از آدم ها منحصربه فرد هستند و نباید اجازه بدهیم به راحتی از دست بروند. بعضی از آدم ها را باید با چنگ و دندان نگه داریم.
مسئولان باید بدانند که بعضی از آدم ها، دیگر تکرار نمی شوند. در همین اکوسیستم هم همه فاندرها و... یکی نیستند، اما با از دست

 
دادن منابع انسانی، کشور از درون با چالش هاي جدي مواجه می شود چون آدم هاي کارآمدش را از دست داده است.» 

به گفته او کار مدیران استارت آپ ها دائما توجیه کردن سرمایه گذاران و مدیران شده است: «مدیر یک استارت آپ کارش توجیه
کردن مسئولان نیست بلکه ایجاد الگوریتم هاي خلاقانه براي حل مشکلات حوزه اي است که واردش شده است. اگر نتواند کاري کند،
حالش بد می شود. اگر فردایش با امروزش فرقی نداشته باشد، به جایی می رود که بتواند تغییري ایجاد کند و بنابراین مهاجرت می

کند.»



ارسال 200 اثر به دبیرخانه طرح «کمند» دانشگاه لرستان

منبع: ایرناشماره خبر:  393  |  تاریخ: 1399/08/26

خرم آباد - ایرنا - رییس دانشگاه لرستان گفت: دانشجویان دختر این دانشگاه 200 اثر به دبیرخانه طرح کمند با موضوع
مهارت آموزي و کارآفرینی ارسال کردند.

خرم آباد - ایرنا - رییس دانشگاه لرستان گفت: دانشجویان
دختر این دانشگاه 200 اثر به دبیرخانه طرح کمند با

 
موضوع مهارت آموزي و کارآفرینی ارسال کردند. 

به گزارش ایرنا خسرو عزیزي روز دوشنبه در نشست برخط
اختتامیه طرح کمند بیان کرد: اجراي رویداد ملی کمند،
جهت تقویت کارآفرینی و مهارت آموزي دانشجویان دختر،
یک اقدام اثرگذار است که با همکاري معاونت امور بانوان و
خانواده ریاست جمهوري و وزارت علوم، تحقیقات و فناوري

 
در 10 دانشگاه کشور برگزار شد. 

وي اظهار داشت: داوري اولیه آثار ارسالی در محورهاي مختلفی همچون طراحی و گرافیک، صنایع دستی، پوشاك، دوخت، حجم،

 
مهندسی و معماري صورت گرفت و آثار انتخابی به مرحله نهایی ارسال شدند. 

وي افزود: رویکرد وزارت علوم، تحقیات و فناوري حرکت دانشگاه هاي کشور به سمت کارآفرینی است و دانشگاه لرستان نیز اقدامات
خوبی از جمله راه اندازي مرکز نوآوري، ایجاد و توسعه پارك علم و فناوري در محل سایت مرکزي، ایجاد پژوهشکده زنبور عسل و

 
فرآورده هاي آن، مرکز تحقیقات بلوط و مزرعه آموزشی و تحقیقاتی پرورش مرغ بومی انجام داده است. 

رییس دانشگاه لرستان بیان کرد: آزمایشگاه مرکزي این دانشگاه از بین 275 آزمایشگاه مرکزي دانشگاه ها، مراکز آموزش عالی و

 
مؤسسات تحقیقاتی و پژوهشی کشور، رتبه 25 را کسب کرده است. 

عزیزي تصریح کرد: هرچه مهارت آموزي و کارآفرینی را در سطح فعالیت دانشجویان گسترش دهیم نقش و اثرگذاري دانشگاه براي

 
رفع مشکلات و چالش هاي استانی و منطقه اي، بیشتر خواهد شد. 

وي با بیان اینکه حمایت از پایان نامه هاي دانشجویی تقاضا محور در راستاي توسعه کارآفرینی، تحقیقات و پژوهش هاي کاربردي
صورت می گیرد افزود: باید همکاري و ارتباطات مشترك دانشگاه با بخش هاي اجرایی، خصوصی، صنعتی، اقتصادي و دانش بنیان را

 
تقویت کرد تا بتوان گام هاي موثرتري براي رفع مشکلات جامعه برداشت. 

رییس دانشگاه لرستان گفت: اکنون 194 رشته تحصیلی شامل 49 رشته در مقطع دکتراي تخصصی، رشته دامپزشکی در مقطع



 
دکتراي حرفه اي، 79 رشته کارشناسی ارشد و 65 رشته در مقطع کارشناسی این دانشگاه ارایه می شود. 

عزیزي اظهار داشت: 6 هزار و هفت دانشجو در مقطع کارشناسی، یک هزار و 547 دانشجو در مقطع کارشناسی ارشد، 141 دانشجو

 
در مقطع دکتراي حرفه اي، 771 دانشجو در مقطع دکتراي تخصصی در دانشگاه لرستان تحصیل می کنند. 

 
برچسب ها 

 
- دانشگاه لرستان 

 
- دانشجو 

 
- خرم آباد 

- لرستان



معرفی 39 بسته گسترش کارآفرینی حوزه گیاهان دارویی

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  394  |  تاریخ: 1399/08/26

از سوي ستاد توسعه علوم و فناوري گیاهان دارویی و طب سنتی معاونت علمی وفناوري ریاست جمهوري 39 بسته
کارآفرینی در حوزه گیاهان دارویی معرفی شد.

به گزارش حوزه فناوري گروه علمی پزشکی باشگاه
خبرنگاران جوان، براي توسعه فعالیت هاي کارآفرینی
مبتنی بر صنعت گیاهان دارویی در ستاد توسعه علوم و
فناوري گیاهان دارویی و طب سنتی معاونت علمی یک
کارگروه تخصصی توسعه فناوري و کارآفرینی تشکیل شد و
این کارگروه بر اساس راهبرد دوم سند ملی گیاهان دارویی
و طب سنتی، براي سامان دهی نظام آموزش، پژوهش و
توسعه فناوري و نوآوري درحوزه گیاهان دارویی و فرآورده

 
هاي گیاهی، در زمینه حمایت از کارآفرینان این صنعت اقداماتی را در دستور کار قرار داده است. 

بررسی طرح ها و پروژه هاي ارجاعی به ستاد، بحث و تبادل نظر پیرامون راهکار هاي سرمایه گذاري در پروژه هاي گیاهان دارویی و
طب سنتی، بحث و بررسی پیرامون احکام پیشنهادي در حوزه صنعت گیاهان دارویی و طب سنتی براي برنامه ششم و همچنین بحث

 
و بررسی پیرامون اولویت بندي در مزیت هاي اقتصادي و نسبی تولید در استان ها، از جمله برنامه هاي این کارگروه است. 

ارائه برنامه هاي پیشنهادي به ستاد در راستاي رفع خلا هاي قانونی و توسعه زیرساخت هاي اقتصاد دانش بنیان و مشارکت در تدوین
برنامه عملیاتی سالیانه ستاد توسعه علوم و فناوري گیاهان دارویی و طب سنتی براي اجرایی سازي سند ملی گیاهان دارویی و طب

 
سنتی، از دیگر اهداف این کارگروه به شمار می رود. 

 
بیشتر بخوانید 

- ایجاد 145 فرصت شغلی براي کارآفرینان مقیم خارج در کشور بر اساس اعلام معاونت علمی، در این راستا 39 بسته کارآفرینی و
اولویت هاي حمایت در دو حوزه دامپزشکی و بذر در سایت این ستاد باگذاري شده است.



محصولات بومی برندسازي شوند

منبع: شبستانشماره خبر:  395  |  تاریخ: 1399/08/26

صابر بر برندسازي محصولات بومی محلی تاکید کرد و گفت: تولیدات بومی محلی منطقه این قابلیت را دارند که به خارج از
کشور صادر شوند و در این خصوص باید برنامه ریزي شود.

صابر بر برندسازي محصولات بومی محلی تاکید کرد و گفت: تولیدات بومی محلی منطقه این قابلیت را دارند که به خارج از

 
کشور صادر شوند و در این خصوص باید برنامه ریزي شود. 

 
 

 
 

به گزارش خبرنگار خبرگزاري شبستان از بندر آستارا،«عباس صابر» یکشنبه( 25 آبان) در جریان بازدید از کارگاه تولید رب ازگیل و

 
به در روستاي کوته کومه بخش لوندویل این شهرستان،اظهارکرد: فرآورده هاي به و ازگیل با بسته بندي مناسب در بازار عرضه شود. 

فرماندار بندر آستارا بر برندسازي محصولات بومی محلی تاکید کرد و افزود: تولیدات بومی محلی منطقه این قابلیت را دارند که به

 
خارج از کشور صادر شوند و در این خصوص باید برنامه ریزي شود. 



وي با بیان اینکه روستاهایی همچون خانه هاي آسیاب، شونان، شونده چولا، شونان رود، کوته کومه، عباس آباد و ... در تولید رب

 
ازگیل و به؛ ظرفیت هاي خوبی دارند، تصریح کرد: باید از این ظرفیت براي توسعه اشتغال و درآمد استفاده شود. 

 
صابر از ارائه تسهیلات ارزان قیمت براي توسعه تولیدات بومی به اهالی روستاي کوته کومه بخش لوندویل خبر داد. 

عالی ترین نماینده دولت در بندر آستارا در ادامه از صندوق کارآفرینی امید و اداره هاي میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري و
جهاد کشاورزي خواست، به منظور حمایت از تولیدات بومی، اشتغالزایی در روستاها و کاهش مهاجرت به شهرها، صندوق خرد ایجاد

 
کنند. 

وي با بیان اینکه حداکثر اعضاي یک صندوق خرد روستایی 40 نفر خواهد بود، گفت: 500 میلیون ریال تسهیلات با نرخ سود پایین

 
براي هر صندوق منظور می شود. 

صابر خاطرنشان کرد: زنان روستایی 15 تا 70 ساله می توانند در صندوق هاي خرد روستاهاي خود عضو شوند.



بیمه کوثر مالک یک درصد غول سنگ آهن خاورمیانه شد

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  396  |  تاریخ: 1399/08/26

خبرگزاري آریا - بیمه کوثر مالک یک درصد سهام شرکت
صنعتی و معدنی اپال پارسیان سنگان، یکی از بزرگ ترین
شرکت هاي حوزه صنعت معدن کشور و غول سنگ آهن

 
خاورمیانه شد. 

به گزارش خبرگزاري آریا ، شرکت بیمه کوثر براي متنوع
سازي پرتفوي شرکت، یک درصد از سهام شرکت اپال
پارسیان سنگان را که در بخش توسعه کارخانه هاي
کنستانتره و گندله سازي در مجموعه صنعتی و معدنی

 
سنگان فعال است، خرید. 

نوید خاندوزي افزود: این شرکت که یکی از شرکت هاي بزرگ حوزه صنعت معدن کشور است، به منظور مدیریت و توسعه کارخانه
هاي کنسانتره و گندله سازي در مردادماه سال 94 تاسیس شد و هدف از سرمایه گذاري در این مجموعه نیز هدایت بخشی از
نقدینگی موجود در کشور به سمت تولید، تکمیل و ایجاد توازن در زنجیره فولاد بر اساس سند راهبردي 1404 فولاد کشور، توسعه

 
مناطق کمتر توسعه یافته و نیز تولید و ایجاد اشتغال پایدار بوده است. 

وي با بیان اینکه در اطلاعات دریافت شده اواخر سال 98 درباره صورت هاي مالی شرکت صنعتی و معدنی اپال پارسیان سنگان
(مربوط به سال مالی منتهی به 30 آذر 98)، شاهد افزایش 193درصدي درامدهاي عملیاتی 12ماهه 98 در مقایسه با مدت مشابه
سال ماقبل بوده ایم، تصریح کرد: در این گزارش، سود ناخالص 12ماهه اپال پارسیان سنگان نیز بیش از 190درصد به نسبت مدت
مشابه سال ماقبل افزایش یافته بود که این امر بیانگر افزایش توان و قدرتمندي بیمه کوثر در حوزه سرمایه گذاري ها و در نتیجه

 
اعتماد بیشتر سهام داران و ذي نفعان شرکت است. 

<--



پرداخت مرحله دوم بسته حمایتی به هنرمندان صنایع دستی از سوي بنیاد کوثر

منبع: بازار کارشماره خبر:  397  |  تاریخ: 1399/08/26

معاون صنایع دستی وزارت میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی از پرداخت مرحله دوم بسته حمایتی کرونا به
هنرمندان صنایع دستی از سوي بنیاد کوثر خبر داد.

معاون صنایع دستی وزارت میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی از پرداخت مرحله دوم بسته حمایتی کرونا به هنرمندان

 
صنایع دستی از سوي بنیاد کوثر خبر داد. 

به گزارش خبرگزاري صداوسیما، پویا محمودیان معاون میراث فرهنگی وزیر میراث فرهنگی گردشگري و صنایع دستی، افزود: "این
بسته حمایتی هدیه نقدي بنیاد کوثر به مبلغ 15میلیون ریال است که به هنرمندان صنایع دستی که جزو خانواده معزز شهدا،

 
ایثارگران و جانبازان به حساب می آیند پرداخت شد." 

او افزود: "این بسته حمایتی به منظور جبران بخشی از هزینه هاي هنرمندان در زمان شیوع کرونا در نظرگرفته شده و در این مرحله

 
به 129 هنرمند فعال صنایع دستی که جزو خانواده معزز شهدا، ایثارگران و جانبازان بودند، اهدا شده است." 

خانم محمودیان ادامه داد: "در دوره قبل نیز به 305 نفر از هنرمندان صنایع دستی واجد شرایط، این بسته حمایتی به ارزش

 
15میلیون ریال براي هر نفر اهدا شد." 

معاون صنایع دستی کشور هم چنین در مورد آخرین وضع تسهیلات کُرونا (سامانه کارا) گفت: "تا تاریخ امروز براي 12هزار و 581
پرونده با اشتغال 21هزار نفر مبلغ و 1275 میلیارد ریال تسهیلات پرداخت شده است."



انعقاد 38 تفاهم نامه همکاري با معین هاي اقتصادي در تربت حیدریه

منبع: بازار کارشماره خبر:  398  |  تاریخ: 1399/08/26

فرماندار تربت حیدریه گفت: براي اجراي 38 طرح سرمایه گذاري در تربت حیدریه ، 430 هزار میلیارد ریال اعتبار اختصاص
یافته است.

فرماندار تربت حیدریه گفت: براي اجراي 38 طرح سرمایه گذاري در تربت حیدریه ، 430 هزار میلیارد ریال اعتبار اختصاص

 
یافته است. 

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما مرکز خراسان رضوي ، علی رستمی افزود : با بهره برداري از این طرح هاي اقتصادي ، هفت هزار و

 
166 فرصتانعقاد 38 تفاهم نامه همکاري با معین هاي اقتصادي در تربت حیدریه شغلی جدید در این شهرستان ایجاد می شود. 

وي ادامه داد : معین هاي اقتصادي تربت حیدریه از مجموع این طرح ها ، در حال اجراي 11 طرح عمرانی بزرگ با سرمایه گذاري 50
هزار میلیارد ریال هستند که با بهره برداري از آن ها زمینه اشتغال براي 200 نفر از افراد جویاي کار منطقه فراهم می شود.



ایجاد اشتغال پایدار در روستاها با توسعه مشاغل خانگی

منبع: بازار کارشماره خبر:  399  |  تاریخ: 1399/08/26

یک هزارو 800 زنجانی تحت پوشش طرح توسعه مشاغل خانگی روستایی قرار می گیرند.

 
یک هزارو 800 زنجانی تحت پوشش طرح توسعه مشاغل خانگی روستایی قرار می گیرند. 

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما مرکز زنجان ؛ مسوؤل کارگروه اشتغال ومعیشت قرارگاه پیشرفت و آبادانی سپاه انصارالمهدي استان
زنجان گفت:امسال سهم استان زنجان از طرح توسعه مشاغل خانگی روستایی هزار و 800 نفر از روستاییان است که استقبال بانوان

 
زنجانی از مشاغل خانگی بیشتر از مردان است.ا 

وي با اشاره به اینکه اولویت قرارگاه پیشرفت و آبادانی سپاه زنجان با 100 روستاي محروم تحت پوشش این قرارگاه است افزود:
مشاغل خانگی فرشبافی، خیاطی، زنبورداري، دامداري، ملیله کاري، قلم زنی، ترجمه زبان انگلیسی از جمله رشته هاي در نظر گرفته

 
شده به منظور ثبت نام افراد روستایی در این طرح است. 

داداشی با اشاره به اینکه ثبت نام کنندگان بر اساس رشته هاي ثبت نامی و بر حسب نیاز، از سوي کارشناسان ذیربط اعزامی به
روستاها، تحت آموزش قرار خواهند گرفت، تصریح کرد: در این طرح پس از آموزش و راه اندازي شغل خانگی روستایی، گروه هاي
پشتیبان از مشاغل خانگی حمایت کرده و محصولات تولید شده از سوي روستائیان تحت پوشش طرح را بازار رسانی خواهند کرد تا به

 
قیمت اصلی به فروش رسیده و جلوي واسطه گري نیز گرفته شود. 

وي با بیان اینکه همکاري قرارگاه پیشرفت و آبادانی سپاه زنجان در اجراي طرح توسعه مشاغل خانگی در روستاهاي این استان دقیق
و جدي است، افزود: در این رابطه جلسات متعدد توجیهی در سطح روستاهاي هدف قرارگاه برگزار شده و از متقاضیان نیز ثبت نام به

 
عمل آمده است. 

مسوؤل کارگروه اشتغال و معیشت قرارگاه پیشرفت و آبادانی سپاه انصارالمهدي استان زنجان، هدف از اجراي این طرح را بهبود وضع
معیشتی و افزایش رفاه خانوار، اتصال صاحبان کسب و کار خانگی به بازارهاي هدف و ایجاد شغل پایدار براي افراد توانمند و بیکار در
سطح روستاهاي محروم این استان، ذکر کرد و اظهار داشت: افراد متقاضی در این طرح هنگام ثبت نام نباید زیر پوشش بیمه اعم از

 
خصوصی یا دولتی باشند که در این صورت ثبت نام صورت نخواهد گرفت. 

داداشی با تاکید بر اینکه در طرح توسعه مشاغل خانگی این استان اولویت با روستاهایی با ضریب محرومیت بالا است، افزود: ایجاد
اشتغال روستایی نه فقط از مهاجرت روستائیان و خالی شدن آنها از سکنه، جلوگیري می کند بلکه این روستاها را پویا و فعال تر کرده

 
و موجب کسب و کار بهتر و بیشتر و رونق اقتصادي می شود. 

وي با بیان اینکه اداره کل کار، تعاون و رفاه اجتماعی استان زنجان، بانی این طرح در زنجان است و جهاد دانشگاهی و همچنین
قرارگاه پیشرفت و آبادانی سپاه به عنوان مجري هستند، تصریح کرد: عوامل جهاد دانشگاهی و این قرارگاه، کار توجیه، ثبت نام،
معرفی رشته ها، آموزش و راه اندازي را عهده دار هستند و در این راستا نیز تفاهمنامه اي میان این 2 نهاد، حدود 2 ماه قبل به امضا

 
رسیده است. 



داداشی اظهار کرد: یکی از اقدامات موثر و قابل توجه قرارگاه پیشرفت و آبادانی سپاه انصارالمهدي استان زنجان ایجاد اشتغال و
جلوگیري از بیکاري و مهاجرت روستاییان به شهرها بوده است.



قبوض الکترونیکی صدقات خانگی جایگزین رسید هاي سنتی شد

منبع: بازار کارشماره خبر:  400  |  تاریخ: 1399/08/26

معاون توسعه مشارکت هاي مردمی کمیته امداد استان یزد گفت: قبوض سنتی و دستی تخلیه صندوق هاي صدقات خانگی
به رسید الکترونیکی آنی تبدیل شد.

معاون توسعه مشارکت هاي مردمی کمیته امداد استان یزد گفت: قبوض سنتی و دستی تخلیه صندوق هاي صدقات خانگی به

 
رسید الکترونیکی آنی تبدیل شد. 

به گزارش خبرگزاري صداوسیما مرکز یزد، مشعل چی با اشاره به رویکرد این نهاد در تحقق امداد الکترونیک، گفت: تمامی نیرو هاي
تخلیه گر صندوق هاي صدقات خانگی به دستگاه کارت خوان سیار (pos اندرویدي) مجهز شده اند.قبوض الکترونیکی صدقات خانگی

 
جایگزین رسید هاي سنتی شد 

وي افزود: نیرو هاي تخلیه گر صندوق هاي صدقات خانگی هنگام مراجعه به درب منازل مشترکین صدقات و تخلیه صندوق ها، رسید
الکترونیکی وجوه دریافتی را به صورت آنی صادر و به مشترکین تحویل می دهند و هم زمان پیامک مبلغ واریزي نیز براي آن ها

 
ارسال می شود. 

معاون توسعه مشارکت هاي مردمی کمیته امداد استان یزد با بیان برخی مزایاي این شیوه، گفت: افزایش دقت، سرعت، کاهش هزینه
ها در دریافت صدقات ازجمله مزایاي این روش است، در مراحل بعدي، صندوق هاي صدقات معابر به تدریج کاهش یافته و روش هاي

 
غیرحضوري پرداخت صدقات جایگزین می شود. 

مشعل چی با اشاره به شیوه هاي نوین و الکترونیکی براي پرداخت صدقه، ادامه داد: نیکوکاران می توانند با شماره گیري کد

 
دستوري#0358877 و یا ارسال پیامک عدد یک به 8877 با سهولت صدقه روزانه را پرداخت کنند. 

وي با بیان اینکه مردم نیکوکار استان یزد در 6 ماهه نخست امسال پنج میلیارد و 462 میلیون تومان صدقه دادند، گفت : صدقات
دریافتی براي کمک به خرید، ساخت، تعمیر و تکمیل مسکن مددجویان، کمک به ازدواج نیازمندان، کمک به ارتقاي شاخص هاي
بهداشتی و هزینه هاي درمانی نیازمندان، تسهیلات قرض الحسنه اشتغال و وام ضروري و کمک موردي به نیازمندان، ارائه خدمات
فرهنگی و تحصیلی به دانش آموزان و دانشجویان تحت حمایت، تعامل با خیریه ها و مراکز نیکوکاري و ارائه آموزش هاي فنی و حرفه

اي و کاریابی مددجویان هزینه می شود.



زمان پرواز اولین تاکسی هوایی در تهران مشخص شد

منبع: صراط نیوزشماره خبر:  401  |  تاریخ: 1399/08/26

 تاکسی هوایی به عنوان یکی از جدیدترین فناوري هاي قابل دسترس کشور

 
درحال فعال شدن است و زمان پرواز این تاکسی در تهران مشخص شد. 

صراط: «جا به جایی مسافر درون شهري این بار از طریق آسمان» این 11 کلمه در کنار هم تیتر خبري مهمی بود که چندي پیش از

 
زبان وزیر راه و شهرسازي اعلام شد و به سرعت بخشی از اخبار جراید و خبرگزاري ها را به خود اختصاص داد. 

به گزارش باشگاه خبرنگاران جوان، وزیر راه و شهرسازي اعلام کرد بسیاري از فرودگاه ها در شهر هاي مختلف هستند که استعداد راه
اندازي تاکسی هوایی را دارند و مردم می توانند با استفاده از هواپیما هاي شخصی خود و با ثبت نام در این طرح از این پروژه استفاده

 
کنند و به دنبال اعلام این خبر مهمترین سوالی که پیش آمد این بود که اصلاً تاکسی هوایی چیست؟ 

مفهوم تاکسی هوایی و راه اندازي آن در کشور موضوعی جدید نیست و از سال ها پیش راه اندازي تاکسی هوایی در دستور کار قرار
گرفته بود و پس از چندین سال بحث، بررسی و تحقیق روي آن بلاخره تاکسی هوایی وارد فاز عملیاتی شد و در بخش هایی از کشور

 
بصورت امتحانی به پرواز در آمد. 

 
تاکسی هوایی چیست؟ 

براي پاسخ به چیستی تاکسی هوایی باید گفت که تاکسی هوایی با آنچه که در ذهن ها تجلی پیدا کرده کمی متفاوت است؛ تاکسی
هوایی استفاده از هواپیما هاي کوچک 5 تا 12 نفره است؛ هواپیما هایی که می توانند مسافران محدود را در مسافت کوتاه جابجا

 
کنند. 

این هواپیما هاي فوق سبک که برخی از آن ها وارداتی هستند و برخی دیگر در شرکت هاي دانش بنیان داخلی تولید می شوند می

 
توانند مسافران محدود را در مسافت هاي کوتاه جا به جا کنند. 

فناوري ساخت هواپیما هاي چند نفره فوق سبک موضوع چندان پیچیده اي نیست و در بسیاري از شرکت هاي داخلی تولید می شود؛
در حال حاضر 18 شرکت دانش بنیان درگیر پروژه تاکسی هاي هوایی هستند و احتمالاً تا 36 شرکت دانش بنیان بعد از اولین پرواز با

 
یکدیگر در این حوزه مشارکت کنند. 



اما موضوع مهمی که باید به آن توجه داشته باشیم این است که براي توسعه تاکسی هوایی اخذ مجوز ها و استاندارد هاي قانونی

 
اهمیت بسزایی دارد. 

همانطور که گفته شد تاکسی هوایی رویایی بود که دانشمندان ایرانی به دنبال دستیابی به آن براي تحقق سفر با هواپیما هاي سبک
بودند؛ اما پرواز تاکسی هاي هوایی از دیرباز با دو مشکل رو به رو بود که یکی مربوط به اخذ مجوز ها و دیگري مربوط به نحوه استفاده
از فرودگاه ها می شد و خوشبختانه پس از بررسی هاي متعدد سرانجام نحوه استفاده از فرودگاه ها براي این نوع تاکسی ها تدوین

 
شد. 

 
حفظ جان افراد در تصادفات جاده اي هدف توسعه تاکسی هاي هوایی 

موضوع تاکسی هاي هوایی ریشه در برنامه اي تحت عنوان برنامه توسعه هوانوردي عمومی و ایجاد سیستم حمل و نقل هوایی هواپیما
هاي کوچک کشور دارد و سال گذشته این برنامه توسط شرکت فرودگاه ها و ناوبري هوایی ایران آغاز شد و یکی از راهبرد هاي توسعه
این برنامه، توسعه شبکه پروازي با هدف افزایش درآمد فرودگاه ها تهیه و تدوین شد و اشتغال زایی فراوان، تأثیرگذاري در صنایع
مختلف، حفظ جان افراد در تصادفات جاده اي، صادرات محصولات کشاورزي در مدت زمان کم بدون تأثیر در کیفیت و ارزش آن ها و

 
... از مزیت هاي استفاده از تاکسی هاي هوایی و پرواز هاي غیربرنامه اي دربستی هستند. 

اما نکته حائز اهمیت این است که مسیر تاکسی هاي هوایی باید از سایر هواپیما ها جدا باشد و از مسیر هاي روان براي تاکسی هاي
هوایی استفاده کرد و براي استفاده بهتر از این تاکسی ها باید مسیري جداگانه در نظر گرفته شود موضوعی که مسئولان امر گفته اند

 
در آذرماه آماده خواهد بود. 

 
تاکسی هوایی در چه فرودگاه هایی به پرواز درآمده است؟ 

شاید یکی دیگر از مهمترین موضوعاتی که درباره تاکسی هاي هوایی اهمیت داشته باشد زمان به پرواز درآمدنش باشد که البته براي
آن هم فکري شده است؛ منوچهر منطقی، دبیر ستاد توسعه فناوري فضایی و حمل و نقل پیشرفته در این باره گفت: اولین پرواز

 
تاکسی هوایی در بهمن از فرودگاه مهرآباد خواهد بود. 

دبیر ستاد توسعه فناوري هاي فضایی و حمل ونقل پیشرفته معاونت علمی و فناوري با اشاره به زمان اولین پرواز تاکسی هوایی در
آسمان ایران گفت: تا یک الی دوماه دیگر تمام آزمایش هاي پرواز ها انجام و قوانین و مقررات مورد بررسی قرار می گیرند تا در بهمن
ماه شاهد اولین پرواز تاکسی هوایی باشیم البته قرار بود تست ها تا مهرماه انجام شود که مباحث مالی و شیوع کرونا کمی این موضوع

 
را به تعویق انداخت. 

همچنین به گفته وزیر راه و شهرسازي در فرودگاه شهرستان لامرد استفاده از تاکسی هوایی آغاز شده و در شهر خرم آباد هم فعالیت

 
ها کلید خورده است، هر فرودگاهی در شهر هاي کوچک و متوسط این ظرفیت را داشته باشند، می توانند از این پروژه استفاده کنند. 

توسعه تاکسی هاي هوایی و سفري آسان به وسلیه آن ها نیازمند بهره بردن از تمام ظرفیت هاي کشور است؛ درحال حاضر تمام
استان ها و فرودگاهایشان ظرفیت کامل براي استفاده از هواپیما هاي کوچک را دارند و فرودگاه هایی که بلا استفاده مانده اند در این
طرح موثر خواهند بود و حالا باید منتظر ماند و دید تا چه زمانی استفاده از تاکسی هاي هوایی در سراسر کشور بدون هیچ مشکل و

 
دغدغه اي اجرایی خواهد شد. 





اقدام مثبت بانک مرکزي در چاپ اسکناس هاي جدید

منبع: ایبناشماره خبر:  402  |  تاریخ: 1399/08/26

تحلیل گر اقتصادي با اشاره به ضرورت حذف چهار صفر از واحد پولی گفت:یکی از مباحث تطبیق نرخ جدید با قیمت ها
است، اما چاپ اسکناس هاي جدید با محو کردن چهارصفر هزینه چاپ و نشر اسکناس را پایین می آورد.

تحلیل گر اقتصادي با اشاره به ضرورت حذف چهار صفر از
واحد پولی گفت:یکی از مباحث تطبیق نرخ جدید با قیمت
ها است، اما چاپ اسکناس هاي جدید با محو کردن

 
چهارصفر هزینه چاپ و نشر اسکناس را پایین می آورد. 

به گزارش ایبِنا، بانک مرکزي به تازگی از اسکناس هایی
رونمایی کرده که چهار صفر آن کمرنگ شده است. با وجود
اینکه هنوز قانون حذف چهار صفر از پول ملی در شوراي
نگهبان تصویب نشده، اما بسیاري بر این باورند که در
ضرورت این کار شکی نیست و تنها در سازوکارها و نحوه

 
اجراي آن اختلاف نظر وجود دارد. 

کارشناسان اقتصادي لازمه موفقیت طرح حذف صفر از واحد پولی را همکاري همه دستگاه هاي اقتصادي براي رونق تولید و افزایش
اشتغال در کشور می دانند؛ به طوري که اگر تورم و نقدینگی کنترل شود، بخش هاي اقتصادي همکاري کنند و تراز پرداخت ها مثبت

 
و اقتصاد در شرایط اشتغال کامل قرار بگیرد، شرایط براي حذف پول ملی مهیا می شود. 

سیدبهاالدین حسینی هاشمی، کارشناس اقتصادي و مدیر عامل اسبق بانک هاي صادرات و سرمایه در این رابطه به خبرنگار ایبِنا
گفت: یکی از دلایل تغییر نظام پولی یک کشور، تورم مزمن و طولانی است که باعث می شود مقیاس هاي محاسباتی واحد پولی تغییر
کند و ارقام در ذهن افراد مخصوصاً براي آنهایی که سررشته حسابداري و یا تحصیلات کافی ندارند، مشکل ایجاد کند، پس اولین

 
مزیت حذف صفر از واحد پولی سهولت در انجام محاسبات است. 

وي افزود: این اقدام همچنین، میزان نقل و انتقالات پول را کم می کند و حجم اسکناس هاي در گردش را کاهش می دهد. مدیرعامل
اسبق بانک صادرات با اشاره به اینکه حذف صفرها یک تلنگر به جامعه می زند، یادآور شد: این اقدام در تاثیر روانی که در جامعه
ایجاد می کند هم جنبه مثبت و هم جنبه منفی دارد؛ مثلا حس سهولت در محاسبات شاید خوب باشد، اما تبدیل ناگهانی اسکناس

 
صدهزار ریالی به ده ریال، جنبه منفی قضیه است که در ذهن شهروندان شکل می گیرد. 

حسینی هاشمی یکی از دشواري هاي این طرح را تطبیق نرخ جدید با قیمت ها عنوان کرد و گفت: واحد پولی جدید را اگر بخواهند با
قیمت ها تطبیق دهند کار سختی است. چهار صفر از جلوي پول برداشته می شود اما آیا این صفرها را می شود از جلوي قیمت ها
برداشت؟ چه در آلمان چه، در روسیه، چه در ترکیه و چه در کشورهایی وقتی تعدادي از صفرهاي واحد پولی برداشته شد، قیمت

هاي معادل آن کاهشی پیدا نکرد و صفري براي قیمت ها برداشته نشد. 



این تحلیل گر مسائل مالی و بانکی درباره شرایط ایده آل براي اصلاح واحد پولی، اقدامات مکمل دولت را تنها راه چاره دانست و
تصریح کرد: معمولا این کار زمانی انجام می شود که اقتصاد در شرایط تعادل و رونق قرار گرفته باشد. حداقل دو سال مالی تورم
شتابان نداشته باشیم و مشکلاتی مثل تهدید خارجی براي اقتصاد وجود نداشته باشد. به عبارتی تراز پرداخت ها مثبت و اقتصاد در
شرایط اشتغال کامل باشد و مردم از تورم بالا، نگرانی نداشته باشند. در غیر این صورت، سر دو تا سه سال دیگر همین صفرها دوباره

 
بر می گردد و کشور در زمینه غرور ملی لطمه می خورد. 

مدیرعامل اسبق بانک هاي صادرات و سرمایه در پاسخ به این سول که آیا حذف صفر از واحد پولی موجب کاهش حجم اسکناس براي
جلوگیري از امحا می شود، اظهار کرد: بله. در این رویکرد، هزینه چاپ و نشر اسکناس پایین می آید و همین کاري که بانک مرکزي
اقدام به کمرنگ کردن صفرها کرده است، خودش نوعی زمینه سازي براي آموزش و آگاهی بخشی است تا به نوعی آمادگی به مردم

 
داده شود که محاسبات چگونه انجام می شود. 

حسینی هاشمی اضافه کرد: بنابراین مردم زودتر با اسکناس هاي جدید روبرو می شوند و این اسکناس ها در دسترسشان قرار می
گیرد و این پیش زمینه درستی بوده که بانک مرکزي فراهم کرده است. چون در اینکه صفرها باید حذف شوند تردیدي نیست، چرا که
در دهه هاي اخیر به هر حال ما تقریباً حدود چندین هزار برابر کاهش ارزش پول ملی داشتیم و نمی شود واحدهاي پولی همینگونه

 
باقی بماند و حافظه کامپیوتري دفاتر را مختل؛ نقل و انتقال پول را دچار مشکل و معاملات را بسیار گنگ و نامفهوم کند. 

این کارشناس اقتصادي خاطرنشان کرد: در حال حاضر، ارزش ذاتی مسکوکات (سکه ها) از ارزش اعتباري آن خیلی بیشتر شده و کلا
سکه ها از رونق افتاده اند. در حالی که سکه ها می توانند نقش زیادي در اقتصاد داشته باشند، مخصوصا در اقتصادهایی که الکترونیک

 
هستند تا بتوان از طریق دستگاه و با استفاده از سکه خرید کرد. 

حسینی هاشمی حذف صفر از واحد پولی را باعث بازگشت اعتبار و استفاده بیشتر از سکه دانست و گفت: الان سکه هاي ده ریالی،
صدریالی و هزار ریالی ارزشی ندارند، اما اگر صفرها برداشته شوند سکه یک ریالی ارزش پیدا می کند. بنابراین کارایی سکه ها افزایش

 
پیدا می کند و ارزش اعتباري سکه ها از ارزش ذاتی آنها بیشتر می شود. 

وي با بیان اینکه کاهش ارزش سکه ها باعث می شود سکه ها را ذوب کنند و با نیکل آن استفاده هاي دیگري انجام دهند که گران تر
از ارزش ذاتی پول است، تاکید کرد: رونق سکه و استفاده از آن در عصر الکترونیک، تاثیرات مثبت این حذف صفرها است، اما شرایط
در زمان فعلی با توجه به پارامترهاي اقتصادي براي انجام نهایی این طرح مناسب نیست و اکنون دغدغه و اولویت ما محسوب نمی

 
شود و باید منتظر زمان مناسب انجام این کار باشیم. 

مدیرعامل اسبق بانک هاي صادرات و سرمایه در پایان گفت: چاپ اسکناس هاي جدید با محو کردن چهار صفر از آنها یک نوع اطلاع
رسانی و آموزش، عادت دادن مردم و اقناع عمومی را به همراه دارد که هرچه با آن بیشتر مانوس شوند تغییرات را آسانتر می پذیرند و

وقتی 4 صفر حذف شد مردم با سردرگمی کمتري روبرو می شوند.



بیمه کوثر مالک یک درصد غول سنگ آهن خاورمیانه شد

منبع: بانکداري ایرانیشماره خبر:  403  |  تاریخ: 1399/08/26

بیمه کوثر مالک یک درصد سهام شرکت صنعتی و معدنی اپال پارسیان سنگان، یکی از بزرگ ترین شرکت هاي حوزه صنعت
معدن کشور و غول سنگ آهن خاورمیانه شد.

بیمه کوثر مالک یک درصد سهام شرکت صنعتی و معدنی اپال پارسیان سنگان،
یکی از بزرگ ترین شرکت هاي حوزه صنعت معدن کشور و غول سنگ آهن

 
خاورمیانه شد. 

به گزارش بانکداري ایرانی ، شرکت بیمه کوثر براي متنوع سازي پرتفوي شرکت،
یک درصد از سهام شرکت اپال پارسیان سنگان را که در بخش توسعه کارخانه هاي

 
کنستانتره و گندله سازي در مجموعه صنعتی و معدنی سنگان فعال است، خرید. 

نوید خاندوزي افزود: این شرکت که یکی از شرکت هاي بزرگ حوزه صنعت معدن
کشور است، به منظور مدیریت و توسعه کارخانه هاي کنسانتره و گندله سازي در مردادماه سال 94 تاسیس شد و هدف از سرمایه
گذاري در این مجموعه نیز هدایت بخشی از نقدینگی موجود در کشور به سمت تولید، تکمیل و ایجاد توازن در زنجیره فولاد بر اساس

 
سند راهبردي 1404 فولاد کشور، توسعه مناطق کمتر توسعه یافته و نیز تولید و ایجاد اشتغال پایدار بوده است. 

وي با بیان اینکه در اطلاعات دریافت شده اواخر سال 98 درباره صورت هاي مالی شرکت صنعتی و معدنی اپال پارسیان سنگان
(مربوط به سال مالی منتهی به 30 آذر 98)، شاهد افزایش 193درصدي درامدهاي عملیاتی 12ماهه 98 در مقایسه با مدت مشابه
سال ماقبل بوده ایم، تصریح کرد: در این گزارش، سود ناخالص 12ماهه اپال پارسیان سنگان نیز بیش از 190درصد به نسبت مدت
مشابه سال ماقبل افزایش یافته بود که این امر بیانگر افزایش توان و قدرتمندي بیمه کوثر در حوزه سرمایه گذاري ها و در نتیجه

اعتماد بیشتر سهام داران و ذي نفعان شرکت است.



اگر مشکل مردم شهرم حل نشود اعتصاب آب می کنم!

منبع: ناطقانشماره خبر:  404  |  تاریخ: 1399/08/26

مصطفی رضا حسینی قطب آبادي نماینده مردم شهر بابک در مجلس شوراي اسلامی که با اعلام اعتصاب غذاي خود در
اعتراض به عدم حل مشکلات مردم حوزه انتخابیه اش خبرساز شده بود گفت : در صورت بی توجهی مجدد به خواسته هاي

مردم در فاز بعدي اعتصاب آب را نیز به اعتصاب غذایم اضافه می کنم.

ناطقان: مصطفی رضا حسینی قطب آبادي نماینده شهر بابک در مجلس درباره این که اعتصاب غذایش چه دردي از مردم دوا
می کند و چطور می تواند مشکل مردم را حل کند گفت: من به عنوان نماینده رسالتم در جهت حقوق از مردم در بعد نظارتی،
تذکرات و همراهی با مردم است و باید از حقوق حقه مردم دفاع کنم. من به عنوان بسیجی و برادر شهید و کسی که هفت شهید در
خانواده داریم پاسدار خون آنها هم هستم و متاسفانه باید بگویم در این برهه از زمان شاهد کمرنگ شدن ارزش ها و کم توجهی به آن
هستیم؛ از سویی ما دائما با مردم کار داریم؛ مستقیما به میان مردم می رویم و مشکلات را به عینه می بینیم روستاهایی است که
مردم در آن آب شرب ندارند و آب در آنجا جیره بندي است آن هم در کشوري که اینقدر منابع داریم اما هنوز مردم ما در مورد اصلی
ترین موضوع که بحث آب یا راه است مشکل دارند، طبیعی است من به عنوان نماینده که از میان مردم بلند شده ام باید به فکر آنها

 
باشم. 

وي با بیان این که دولت باید بیشتر به فکر مردم باشد گفت: من
معتقدم به راحتی می توانیم مشکلات را برطرف کرد. شاید
تحریم ها 10 درصد اثرگذار بوده است لذا توجیه تحریم
پذیرفتنی نیست. مهم ترین موضوع اشتغال است؛ اگر شغل ایجاد
شود یک سرپرست خانوار می تواند سر کار برود و نیازهاي خود
را تا حدي تامین کند ولی وقتی شغل ندارد رفع نیازهایش ممکن

 
نیست. 

رضا حسینی ایجاد شغل را امري کاملا امکان پذیر دانست و گفت: مثلا در حوزه انتخابیه خودم به راحتی از نعمت مس که خداوند در
منطقه ما قرار داده می توان استفاده کرده و کمتر از یک سال بیکاري را در منطقه ریشه کن کرد. ما طرح ها و برنامه هایی در این
زمینه داریم که می شود 3000 – 4000 شغل ایجاد کرد که مردم از این فلاکت و بدبختی نجات پیدا کنند؛ متاسفانه یا اراده اي

 
وجود ندارد یا دست هایی در کار است که مردم ناراضی باشند. 

وي گفت: من رسالت و وظیفه خود را انجام می دهم و نتیجه اش را از خداوند می خواهم امیدوارم مسئولین مربوطه وسط میدان
بیایند و به مردم کمک کنند. این مردم پایه هاي اصلی نظام هستند و اگر ما مردم را از دست بدهند چیزي براي نظام و کشور باقی
نمی ماند. آنچه که من فکر کردم در این برهه باید براي دفاع از ولایت، ارزش ها، مردم و دفاع از این که مجلس شوراي اسلامی در
راس امور است انجام بدهم این بود. یک روز جنگ بود و من 12 – 13 ساله بودم که به جنگ رفتم و امروز هم باید به نوعی دیگر



 
مبارزه کرد. 

نماینده شهر بابک دلیل انتخاب اعتصاب غذا و این که این شیوه به عنوان راهی براي اعتراض براي جلب توجه مسئولین به این مسائل
و مشکلات بوده است؟ گفت: من در شش ماهه گذشته مکررا طرح سوال کردم، مراجعه کردم، نامه نوشتم، تلفن زدم، طرح استیضاح
امضاء کردم، با وزرا و معاونین نشستم و آنها وعده دادند و پشت گوش انداختند و مجلس شوراي اسلامی را بی اهمیت دیدند؛ ما باید
راه دیگري را جلو برویم. باید بدانند ما با مردم هستیم همین ها که مسئول هستند؛ آنها را همین مردم انتخاب کردند و به واسطه
مردم مسئول شدند آیا حالا باید به ولی نعمتانشان پشت کنند؟ این رسالت من است که باید انجام دهم. من رسالتم را انجام دادم و تا
آخر اعتصابم را ادامه می دهم. اگر به خواست مردم و رفع مشکلات مردم حوزه انتخابیه ام توجه نکنند فاز بعدي را اجرایی خواهم

 
کرد. 

وي در پاسخ به این سوال که آیا منظورش از فاز بعدي استعفا دادن از نمایندگی مجلس است گفت: من اهل استعفا نیستم؛ محکم می
مانم. الان اعتصاب غذا کرده ام و اگر خواسته هاي مردم عملی نشود بعد از مدتی اعتصاب آب را هم به آن اضافه می کنم به نشانه این

 
که وقتی شما (مردم) آب ندارید بخورید ما هم نمی خوریم. 

رضا حسینی در پاسخ به این سوال که «شش ماهی است که مجلس یازدهم کار خود را آغاز کرده شاید سوال مردم و انتظارشان این
باشد از شما اقدام عملی ببینند» گفت: مردم حوزه انتخابیه کرمان و مناطق محروم که از نداشتن آب، برق و گاز رنج می برند این
ادبیات را خوب متوجه می شوند و این برایشان امیدوار کننده است. ممکن است مردمی که در نعمت آب، برق، گاز و هواي خوب
زندگی می کنند تفسیر دیگري داشته باشند ولی آن خانواده ایثارگرانی که به آنها بی محبتی شده خوب درك می کنند، مردمی که
فضاي آموزشی در روستایشان ندارند این را درك می کنند و خانواده اي که به خاطر نداشتن وسیله نقلیه و راه مناسب زائویشان را
نمی توانند به بیمارستان برسانند و کودك و مادر در راه تلف می شوند این را درك می کنند. اینها واقعیت هاي درون جامعه است که

 
روي آن سرپوش گذاشته اند و نمی خواهند دیده و مطرح شود. 

وي افزود: من صدا و نفس گرم آنها هستم درست است شش ماه است مجلس شوراي اسلامی شروع به کار کرده من در مجلس هشتم
هم نماینده بودم و 26 سال است در این نظام مسئولیت دارم. هر جا بودم همین رفتار انقلابی را داشتم و سوابق ام این را نشان می

 
دهم؛ هیچ گاه از حقوق مردم کوتاه نیامدم و محکم ایستاده ام . 

نماینده شهر بابک در توضیح دلیل انتخاب مجلس براي اعتصاب غذا و این که تا چه زمانی به این اقدام خود ادامه خواهد داد گفت:
مجلس، خانه ملت و محل کار من است بهترین جا همین جاست و امید مردم هم به مجلس شوراي اسلامی است. این امر بستگی به

تصمیمات مقامات و مسئولین مربوطه دارد. من تا رفع مشکلات مردم حوزه انتخابیه ام به اعتصاب غذایی ام ادامه می دهم.



راهکار لغو تحریم ها

منبع: روزنامه صبح نوشماره خبر:  405  |  تاریخ: 1399/08/26

محمدباقر قالیباف در نطق پیش از دستور خود در نشست علنی روز گذشته (یکشنبه، 25 آبان 99) مجلس گفت: انتخابات
آمریکا و حوادث قبل و بعد از آن اتفاقی عبرت آموز بود. آمریکایی که سال ها مشکلات ساختاري، اجتماعی، سیاسی و

اقتصادي خود را با قدرت رسانه اي اش پنهان کرده بود، این روزها بدون روتوش در مقابل افکار ...

رییس مجلس شوراي اسلامی در جلسه علنی روز گذشته گفت که قوي شدن تک تک مردم ایران موجب نا امیدي دشمن از
فشار حداکثري می شودراهکار لغو تحریم هامحمدباقر قالیباف در نطق پیش از دستور خود در نشست علنی روز گذشته (یکشنبه، 25
آبان 99) مجلس گفت: انتخابات آمریکا و حوادث قبل و بعد از آن اتفاقی عبرت آموز بود. آمریکایی که سال ها مشکلات ساختاري،
اجتماعی، سیاسی و اقتصادي خود را با قدرت رسانه اي اش پنهان کرده بود، این روزها بدون روتوش در مقابل افکار عمومی جهان به
نمایش گذاشته شد.رییس مجلس شوراي اسلامی اظهار کرد: آمریکاي واقعی که در کنار قوت اقتصادي و نظامی خود درگیر شکاف
هاي عمیق اجتماعی است، فاصله بسیار زیادي با آمریکاي نمایشی دارد و تصویر واقعی امروز روند رو به افول آمریکا را در مقابل
چشمان مستضعفان جهان به نمایش گذاشت و با شکسته شدن هیمنه ایجادشده روند افولش را سرعت بخشید. وي افزود: همان گونه
که چند روز پیش برادر عزیزم سید حسن نصراالله گفت، ما از شکست قاتل شهید حاج قاسم سلیمانی و شهید ابومهدي المهندس
ُّکُمْ الأعْلی» سر دهد، بر اساس سنت هاي الهی او در دنیا و خوشحالیم و همه با چشمان خود دیدند کسی که در این دنیا، نداي «أناَ رَب

 
آخرت خوار و خفیف می شود. 

قالیباف خاطرنشان کرد: ما نظام فاسد حاکم بر آمریکا را مقصر اصلی تصمیمات غلط آنها می دانیم و تنها خونبهاي آنها را اخراج

 
سربازان آمریکایی از منطقه می دانیم ولی از کوچکی و زبونی صادرکننده فرمان آن جنایت بزرگ هم شادمان می شویم. 

رییس مجلس شوراي اسلامی اظهار کرد: از سوي دیگر هرچند از شکست ترامپ خوشحالیم، اما عمیقا باور داریم که زندگی و معیشت
مردم را نمی توان و نباید به پیروي از شکست یا پیروزي کسی در کاخ سفید گره زد. این تصمیمات ماست که مستقل از این رفتن ها

 
و آمدن ها پایه هاي اصلی اقتصاد ما را می سازد و قدرت ما را در این عرصه مشخص می کند. 

وي ادامه داد: باور کنیم کسی که واگن خود را به لکوموتیو دیگران ببندد باید منتظر بنشیند تا با آنچه در اختیارش نیست، شادي

 
کند یا عزا بگیرد. 

قالیباف خاطرنشان کرد: تصمیمات ما در حوزه مسکن، بورس، کالاهاي اساسی، گمرك، سیاست هاي پولی و بانکی، نظام بودجه ریزي،
اختصاص ارز ترجیحی، سوداگري در بازارهاي ارز و طلا و خودرو، بی تفاوتی نسبت به گرانی ها و رها کردن بازار و بی توجهی به تولید

 
ملی، به پاستور، بهارستان و باب همایون و میرداماد ارتباط دارد و نه به جورجیا و میشیگان و آریزونا. 

رییس مجلس شوراي اسلامی ادامه داد: پس به مردم آدرس غلط ندهید، مهم ترین ریشه مشکلات کشور سوءمدیریت، استفاده نکردن
از ظرفیت هاي عظیم داخلی، دست روي دست گذاشتن و ناهماهنگی میان نهادهاي سیاست گذار و مجري است و همین سوءمدیریت
هاست که باعث عدم برقراري مناسب تجاري با کشورهاي همسایه و منطقه و کشورهاي دنیا مخصوصا کشورهاي آسیا و اوراسیا شده

 
است. 

وي افزود: بدیهی است که لغو تحریم ها باید یکی از اهداف در سیاست خارجی باشد، اما واقع بینی حکم می کند که لغو تحریم ها
بدون فرصت سازي و تولید قدرت، ساده اندیشانه است و تنها راه برداشته شدن فشار تحریم ها از دوش مردم و ناامید کردن دشمن از

 
فشار حداکثري این است که تک تک مردم ایران مخصوصا طبقه مستضعف و متوسط را قوي کنیم. 

قالیباف اضافه کرد: فقط اگر اقتصاد داخلی رونق گیرد، چرخ تولید و اشتغال به حرکت درمی آید و معیشت و رفاه را براي مردم ایجاد
می کنیم و دشمن را از فشار بیشتر ناامید خواهیم کرد. همچنین در این راه هر سیگنالی که تصویر ضعف و نیاز به خارج از کشور را به



دشمن بدهد، فرصت سوزي است؛ بنابراین مجلس شوراي اسلامی معتقد است باید با تغییر برآورد آمریکا فشار تحریمی و اقتصادي بر

 
ایران را براي آنان هزینه زا کرد. 

رییس مجلس شوراي اسلامی اظهار کرد: مشخص است که رییس جمهور جدید آمریکا ادعا می کند سیاست ها و روش هاي متفاوتی

 
نسبت به فرد قبلی دارد و همین تمایز سیاست هاي متفاوتی را در چهار سال پیش رو در آن کشور رقم خواهد زد. 

وي افزود: یکسان دانستن جزء به جزء این دو فرد موافق تجربه ما نیست، ولی آنچه در عمل تفاوت را مشخص می کند، دیگر لفاظی و
ادعاهاي بیهوده نیست. ما ضمن قائل بودن به این تفاوت، باور داریم که فرد جدید مستقر در کاخ سفید نیز اهدافی مشخص و روشن

 
دارد و سیاست هاي او پیش از این نیز اجرایی شده است. 

قالیباف خاطرنشان کرد: درست است که بایدن با ترامپ فرق دارد اما مهم این است که بدانیم بایدن در بهترین حالت با اوبامایی که

 
طراح تحریم هاي به اصطلاح فلج کننده و اولین ناقض تعهدات آمریکاست، تفاوتی ندارد. 

 
ادامه از صفحه 4 

بایدن نفر دوم دولت اوباما و تنظیم کننده اصول سیاست خارجی آن دولت بود و تیم کارشناسی و تصمیم ساز او عمدتاً همان تیم

 
اوباماست. 

رییس مجلس شوراي اسلامی اظهار کرد: مردم ایران فراموش نکردند که دولت اوباما -بایدن چگونه با ایجاد ساختاري پیچیده براي
وضع تحریم فلج کننده اقدام کردند و سخت ترین فشارهاي تحریمی را بر مردم ایران وارد آوردند و هنگامی که از به نتیجه رسیدن
این تحریم هاي فلج کننده شکست خوردند و مجبور شدند وعده هاي رفع تحریم ها را بدهند، نسبت به اجراي آن بدعهدي کردند و با
ایجاد ترس تحریمی، تحریم ها را در عمل اعمال و ساختار تحریم را حفظ کردند و ترامپ بر مبناي همین ساختار تحریمی بود که

 
توانست فشارها را بیشتر کنند و آن چیزي را درو کرد که اوباما و بایدن کاشتند. 

وي افزود: هنوز سوابق بدعهدي و جواب منفی صریح دولت اوباما -بایدن به تلاش شرکت هاي اروپایی براي گرفتن تضمینی مکتوب
براي تجارت با ایران در کارنامه آنها وجود دارد و هنوز فراموش نکرده ایم که جان کري بعد از این جواب منفی با فریبکاري دلیل عدم

 
رفع عملی تحریم ها را تصمیم شرکت هاي اروپایی عنوان کرد. 

قالیباف خاطرنشان کرد: مردم ایران فراموش نکردند دولت اوباما -بایدن فقط به شرکت هایی اجازه فعالیت اقتصادي در ایران را دادند
که منافع اقتصادي آنها را تأمین می کرد و شرکت هایی که می توانستند در حل مسائل ساختاري اقتصاد ایران مؤثر باشند، امکان

 
فعالیت پیدا نکردند. 

رییس مجلس شوراي اسلامی اظهار کرد: علاوه بر آن مواضع رسمی شخص بایدن و مشاورانش تصریح دارد که قرار نیست آنها فشار را
از سر مردم ایران بردارند، بلکه آنها تصمیم دارند فشار حداکثري ترامپ را به فشار هوشمند علیه مردم ایران تبدیل کنند؛ یعنی با
گشایش هاي اندك و اغواکننده اجازه رها شدن از اقتصاد وابسته را به کشور ما ندهند و معیشت مردم ما را گروگان خود نگه دارند تا

 
بتوانند هر جا که می خواهند هوشمندانه فشار بیاورند و از ما امتیازهاي سنگین 

 
بگیرند. 

قالیباف خاطرنشان کرد: همین سابقه بد و مواضع صریح بایدن و مشاورانش به ما نشان داده که براي ما امضاي بایدن هم تضمین
نیست و براي ما فقط اقدامات عملی دولت بایدن شرط است و در صورت عادي شدن فرایند فروش نفت، فعالیت هاي بانکی و تجارت

 
شرکت هاي ایرانی با دنیا به آن روي خوش نشان می دهیم؛ اگرچه به آن خوش بین نیستیم. 

رییس مجلس شوراي اسلامی اظهار کرد: جمهوري اسلامی ایران طبق گزارش هاي مکرر آژانس انرژي اتمی تمام تعهدات خود را به
طور کامل اجرا کرد؛ لذا اگر بایدن واقعا معتقد به توافقی است که به عنوان نفر دوم دولت قبل با ایران امضا کرده، باید بدون پیش
شرط تعهدات عملی نشده را اجرا و خسارت چندساله مردم ایران را از انجام ندادن تعهدات دولت آمریکا جبران کند تا همانطور که
رهبر حکیم انقلاب در شهریور 1398 سیاست عقلانی و اصولی ایران را تبیین کردند، بتواند در قالب کشورهاي عضو توافقنامه 1+5 با

 
ایران تعامل کند. 

وي افزود: رییس جمهور جدید آمریکا باید بداند که مردم ایران راه خود را پیدا کرده اند و تصمیم دارند با تقویت مؤلفه هاي قدرت در



 
اقتصاد، رفاه و امنیت و ایجاد فرصت هاي راهبردي هر فشار موثري را بر ایران ناممکن و هزینه زا کنند. 

قالیباف خاطرنشان کرد: مردم ایران با هوشمندي کامل فقط به تصمیمات توجه می کنند، نه به تبلیغات. فقط منتظر عمل هستند و

 
نه حرف و متناسب با آن پاسخ مقتضی بر اساس منافع ملی 

 
خواهند داد. 

رییس مجلس شوراي اسلامی اظهار کرد: نکته بسیار مهم دیگري که این روزها باعث نگرانی شدید شده است، وضعیت همه گیري
کروناست، شرایط مخاطره آمیز شیوع کرونا در روزهاي اخیر اتخاذ تصمیمات قاطعانه براي قطع زنجیره شیوع را حیاتی کرده است.
رایگان یا کم هزینه کردن آزمایش کرونا براي تشخیص سریع ناقلان و قرنطینه و درمان فوري بیماران، وضع محدودیت هاي مؤثر و نه
روي کاغذ و تعطیلی هدفمند شهرهایی که در وضعیت خطرناك شیوع این ویروس هستند، تصمیمی حیاتی است که باید با توجه به
تجربیات بعضا موفق سایر کشورها و نظر کارشناسان اتخاذ شده و به سرعت عملیاتی شود. وي در پایان گفت: علاوه بر این حمایت
همه جانبه از کادر درمان که در این وضعیت مجاهدانه طی زمانی طولانی مشغول خدمت رسانی هستند، وظیفه اي مهم بر عهده

 
دستگاه هاي تصمیم گیر و اجرایی است و نتیجه مستقیم در کیفیت ارائه خدمات به بیماران کرونایی 

 
دارد. 

 
بانک مرکزي بی تقصیر است! 

اما اظهارات رئیس مجلس درباره آدرس غلط گرانی ها در کشور با واکنش رئیس کل بانک مرکزي مواجه شد و عبدالناصرهمتی در
نامه اي خطاب به محمدباقر قالیباف با گلایه از اینکه چرا او نام بانک مرکزي را در کنار سایر بخش ها مانند پاستور و مجلس به عنوان
دلایل مشکلات اقتصادي کشور نام برده است، نوشت: بانک مرکزي را وارد مباحث سیاسی و حاشیه اي نکنید. همتی در ادامه تاکید
کرد: واردکردن بانک مرکزي را به مباحث سیاسی و حاشیه اي توصیه نمی کنم و آن را به صلاح کشور نمی دانم؛ اعتقاد دارم تمام

 
نیروي اینجانب و بانک مرکزي باید معطوف به مقابله با تحریم ها و کمک به اقتصاد کشور باشد. 

این اظهارات همتی در حالی است یکی از مشکلات اصلی کشور نابسامانی در بازار ارز است که افت و خیز این بازار سایر بازارهاي
اقتصادي را تحت شعاع خود قرار می دهد. از سوي دیگر علی رغم تلاش هاي بانک مرکزي براي مهار این بازار و مقابله با سودجویان،
اما این سیاست ها تا کنون موثر نبوده بطوریکه دلار در مقطعی از کانال 30 هزار تومان هم عبور کرد و تنها نتیجه انتخابات آمریکا
توانست بطور مقطعی موجب پایین آمدن نرخ ارز شود و با وجود وعده هاي مکرر آقاي همتی و حتی رئیس جمهور مبنی بر کاهش
نرخ ارز در چند ماه اخیر، نه تنها قیمت دلار کاهش نیافت حتی نرخ آن ثبات هم نداشت و روند صعودي آن متوقف نشد. بنابراین با
توجه روند صعودي نرخ ارز در سال جاري و عدم نتیجه بخش بودن سیاست ها، آیا رئیس بانک مرکزي می تواند نهاد زیرمجموعه خود

 
را مبرا از خطا و تقصیر بداند. 

از سوي دیگر از اظهارات رئیس مجلس اینطور برداشت نمی شود که تمام مشکلات اقتصادي و گرانی تقصیر بانک مرکزي باشد و این

 
سازمان را به عنوان یکی از نهادهاي تصمیم گیر در کنار سایر نهادهاي مرتبط با حوزه اقتصاد از جمله مجلس نام برد. 

همچنانکه مالک شریعتی نماینده تهران در مجلس شوراي اسلامی نیز در توئیتی در واکنش به اظهارات همتی نوشت: قالیباف کنار
پاستور و میرداماد، منصفانه از بهارستان هم نام برد. اما جناب همتی! شما نه تنها در سیاست ورود ندارید که در اقتصاد هم! اگر در
خط مقدم جنگ اقتصادي هستید، در حسابهاي خاص ارزي دولتی چه خبر است؟ کالاهاي اساسی رسوبی 6ماهه، چگونه 6روزه

(همزمان با بایدن) آزاد شد؟



ضرورت درك نو از زندگی و کار در قرن بیست و یکم

منبع: لیزناشماره خبر:  406  |  تاریخ: 1399/08/26

رحمت االله فتاحی

 
 <div

لیزنا؛ رحمت االله فتاحی، معلم علم اطلاعات و دانش شناسی

 
دانشگاه فردوسی مشهد: 

 
درآمد: درك اصل پیوستگی تغییر 

جهانی که در آن زندگی می کنیم همواره شاهد روندي همراه با
تغییر و تحول بوده است. از این رو، تغییر و تحول یک حقیقت
اجتناب ناپذیر و انکارناپذیر در زندگی انسان و طبعیت به شمار
می آید، و همراه خود، نگرانی ها و استرس می آورد. این وضعیت
درك درست و واقع بینانه این مفهوم و پرهیز از نادیده گرفتن آن
یک اصل آشکار براي هر یک از ماست. در چند دهه گذشته و به

دنبال رخدادهاي گوناگونی چون انقلابها، جنگهاي جهانی، توسعه صنعت و فناوري، گسترش ارتباطات جهانی و رشد شبکه اینترنت و
مانند آن موجب شده تا تغییرات بنیادي در همه جنبه هاي زندگی در همه جوامع، حتی جوامع روستایی و دورافتاده شکل گیرد. باید
پذیرفت که تغییرات در جنبه هاي گوناگون زندگی فردي، اجتماعی و حرفه اي بهم پیوسته است و هر تحولی (اقتصادي، اجتماعی،
سیاسی، فرهنگی و فناوري) بر تحولات دیگر تاثیرگذار است. "مدیریت تغییر" یک مفهوم نظري و کاربردي در بسیاري از سازمانها

 
شمرده می شود و اهمیت فراوانی براي حرفه ها، اشخاص و مدیران پیدا کرده است. حرفه ما نیز از این قاعده مستثنی نیست. 

 
تغییراتی فراتر از انتظار ما 

گفته می شود که سرعت و گستره تغییرات در هر دو دهه، به اندازه کل تغییرات پیش از آن در طول تاریخ است. این گزاره می تواند
اهمیت توجه به تغییر و تحول را براي زندگی در عصر حاضر توجیه کند. در چند ماه گذشته، همه گیري ویروس کرونا موجب یک
تغییر بسیار بزرگ و غیرقابل پیش بینی در زندگی همه جوامع، صرف نظر از برخورداري از ثروت، علم و فناوري شد به شکلی که بازار
کار و سرمایه نیز به شدت تحت تاثیر آن قرار گرفت. در چند ماه گذشته، هزاران کارخانه، فروشگاه، نهاد و دانشگاه در سرتاسر دنیا به
تعطیلی کشیده شد و میلیونها انسان کار خود را از دست داده و یا ناچار به تغییر آن شدند.  اما آنچه بسیار اهمیت دارد این است که
تغییرات رخ داده بسیار فراتر از آن چیزي است که هر یک از ما در گذشته تصور می کرده یا اکنون تصور می کنیم. دلایل فراوانی

 
براي این امر وجود دارد: 

- تغییرات گسترده در ساختار و سیاستهاي دولتی. بسیاري از دولتها براي کاهش هزینه هاي خود دست به کوچک کردن بدنه خود و
تعدیل نیروي انسانی زده اند. در مقایسه با گذشته، بندرت آگهی استخدام دولتی در روزنامه ها و رسانه هاي گروهی مشاهده می شود.



به بیان دیگر، افراد جویاي کار باید امیدي به استخدام در سازمانهاي دولتی نداشته باشند و یا اگر فرصتهایی براي گرفتن شغل دولتی

 
پیش می آید، به تداوم آن دل نبندند. 

- رقابت تنگاتنگ میان جوامع از جنبه هاي سیاسی، اقتصادي، صنعتی و فناوري که موجب می شود نتوان سرعت و گستره تغییرات را
پیش بینی کرد. در حقیقت، این وضعیت بسیاري از جوامع را دچار آشفتگی ذهنی و عدم ثبات می کند. در چنین شرایطی، برنامه
ریزي براي رشد فردي و حرفه اي به سادگی امکانپذیر نیست و افراد در یافتن راه هاي مناسب براي آموزش و کار دچار سردرگمی

 
هستند. 

- تغییرات بازار کار به دلیل تغییرات بازار سرمایه. بخش خصوصی در رقابت با هم و در تلاش براي گرفتن بازار کار ناچارند که از تازه
ترین روشها، ابزارها، تخصص ها و سیاستها استفاده کنند تا بتوانند در فضاي رقابتی موجود بقا داشته باشند. سرمایه داران و
تولیدکنندگان ناچارند که از توانمندترین مدیران و افراد بهره برند تا به توسط آنها سرمایه خود را افزایش دهند. درك این فضا یکی از
الزامات کاریابی و یا کارآفرینی است. به همین منظور، افرادي که در تلاش براي ادامه تحصیل و یافتن کار هستند باید به این خواست

 
بازار سرمایه/تولید توجه کنند. 

- گسترش ارتباطات بین المللی و توسعه رفت و آمد میان کشورها. حقیقت آنست که فضاي سیالی در سطح جهانی شکل گرفته و
مهاجرت نخبگان از کشورهاي توسعه نیافته و یا درحال رشد به کشورهاي پیشرفته افزایش یافته است. در این شرایط، آنانی موفق تر
هستند و می توانند در کشور مقصد کار مناسب بیابند که از تخصص، مهارت و هوشمندي بالاتري برخوردار باشند زیرا نظام اقتصادي

 
جوامع پیشرفته به چنین افرادي نیاز دارد. 

- در مقابل مهاجرت نخبگان به کشورهاي پیشرفته، سیل سرمایه گذاران از جهان سرمایه داري به کشورهاي عقب افتاده و یا در حال
رشد افزون شده است. دلیل آن، ارزانی نیروي کار و نیز مالیات بسیار کم است که موجب جذب سرمایه گذاران خارجی می شود.
واقعیت آنست که این سرمایه گذاري ها بیشتر به نیروي کار ساده نیاز دارد تا متخصص. به همین دلیل، دانش آموختگان دانشگاهی و

 
متخصصان نباید به طور جدي روي استخدام در این چارچوب بیندیشند. 

- واقعیت دیگر که به حرفه ما مرتبط می شود آنست که بخش بزرگی از جامعه، اعم از سازمانها و اشخاص، براي دسترسی و کسب
اطلاعات به فضاي اینترنت و بویژه وب وابسته شده اند و حضور کتابخانه ها بتدریج رنگ باخته و می بازد. در مقایسه با دهه هاي نیمه
دوم قرن بیستم و دوران شکوفایی اقتصادي و منحصر بودن دسترسی جامعه به اطلاعات رسانه ها و کتابخانه ها، اکنون شاهد فضاي
بدون مرز و باز هستیم. فضاي نو، بویژه وب و همه امکانات و قابلیتهاي شگرف آن، از چنان جذابیتی برخوردار است که بخش بزرگ
جامعه آن را جایگزین کتابخانه ها کرده است. در چنین شرایطی، امید به راه اندازي کتابخانه هاي جدید و گسترش کتابخانه ها و
تمرکز بر یافتن کار در آنها زیاد واقع بینانه نیست. دولتها که مسئول راه اندازي و حامی کتابخانه ها هستند، به دلایل مشکلات

 
اقتصادي خود، قادر نیستند بودجه این نهادهاي اجتماعی را فراهم سازند. 

- شوربختانه، برنامه هاي آموزشی دانشگاهها و شیوه هاي تدریس که در حال حاضر در جریان است قادر نبوده و نیست که دانش
آموختگانی با تخصصها و توانمندیهاي مناسب بازارهاي نوپدید تربیت کند. این بزرگترین کاستی نظام آموزشی در کشورهاي درحال
رشد است. در گذشته، افراد آگاهی اندکی از شرایط روزگار و جامعه خود داشتند. فعالیتها و چارچوبهاي تفکر آنها تنها در سطح محلی
امکان بروز داشت. در گذشته، ارتباطات میان جوامع (براي نمونه، میان حرفه هاي گوناگون، رشته هاي آموزشی، سازمانها، شهرها و
کشورها) اندك و محدود بود. علاقه به ادامه تحصیل نیز محدود به بخش بسیار کوچکی از جامعه بود. به همین دلیل، تصور بسیاري از
جوانها و دانش آموختگان دانشگاهی، استخدام در سازمانهاي دولتی و بعضا شرکتهاي خصوصی بود. ساختار عریض و طویل ادارات هم
ظرفیت لازم براي استخدام کافی داشت. تا چند دهه پیش، روندها تکراري، و تحولات اجتماعی، اقتصادي و سیاسی اندك بود. از این
رو، بخش بزرگی از جامعه به همان وضعیت موجود بسنده کرده بودند و نیازي به ایجاد پویایی ذهنی و رفتاري در خود و کسب دانشها

 
و مهارتهاي نو نمی دیدند. 

 
بایدهاي درك شرایط روز و کاریابی/کارآفرینی 



براي درك شرایط پیچیده و دشوار امروز و فرداي خود و موفقیت در کاریابی و یا کارآفرینی، پیش شرط هایی لازم است. درك این
پیش شرط ها نیمی از موفقیت به شمار می رود. به همین دلیل، توجه به آنها و داشتن برنامه عملی براي کسب این توانمندیها بسیار

 
ضروري است: 

 
- رصد پیوسته جهان اقتصاد، صنعت، و فناوري 

 
- داشتن یک تصویر کلان و یکپارچه از دنیاي نو 

 
- کشف ارتباطها و پیچیدگی هاي دنیاي نو 

 
- تفکر استراتژیک از شرایط روز و آینده 

 
- رصد تغییرات و تحولات در حوزه مورد علاقه خود و حوزه هاي مرتبط با آن 

 
- مطالعه پیوسته و ژرف درباره شرایط امروز و فرداي جامعه 

 
- درك ارزش زمان و تلاش براي از دست ندادن آن 

 
- تفکر انتقادي و خلاق درباره فرصتها و راه هاي موفقیت 

 
- کشف بازار کار در فضاي رقابتی 

 
- برقراري ارتباط با نهادها و اشخاص تاثیرگذار 

 
- داشتن برنامه براي ارتقاي دانشها و مهارتهاي خود 

 
- استفاده از کارگاهها و برنامه هاي آموزشی دانش افزایی و مهارت افزایی 

 
- تمرکز بر کسب مهارتهاي نو با خودآموزي، خودیادگیري 

 
- ارزیابی میزان پیشرفت برنامه ها و موفقیت ها 

 
- آمادگی براي بازنگري در استراتژي هاي خود 

 
- تمرکز بر مهارتهاي کارآفرینی گروهی 

 
- تقویت اعتماد بنفس مبتنی بر دانش، تجربه و مهارت 

 
- کنترل نگرانی ها و استرس غیرسازنده 

 
- تلاش پیوسته براي حفظ سلامت تن و روان 

 
- باور به ارزشهاي فردي و اجتماعی 

 
- رعایت اخلاق و صداقت در کار سخن پایانی 

همچون همه گیري ویروس کرونا و پیامدهاي ناگوار آن، امکان دارد هر روز تغییري بنیادي در جهان رخ دهد و زندگی ما را تحت
تاثیر گذارد. باید واقعیت تغییرات و تحولات در جهان امروز را درك کرد و مناسب شرایط و الزامات آن زندگی کرد. باید درك کرد که
تسلط اقتصاد و بازار بر همه سیاستها و روندها اکنون یک اصل انکارناپذیر است و ما باید خود را آماده تعامل را شرایط دشوار پیش رو

 
کنیم. 

امید و اتکا به وجود کار و استخدام آسان اکنون به یک رویا براي جوانان تبدیل شده است. فضاي استخدام دولتی هر روز تنگ تر و
تنگ تر می شود. از این گذشته، حتی آنانی که اکنون شاغلند، ممکن است گرفتار تغییرات ناگهانی و یا تدریجی در زمینه کار خود
شده و ادامه اشتغال خود را مخاطره آمیز احساس کنند. از این رو، همه افراد، سازمانها و پیشه ها بناچار باید مجموعه اي از استراتژي
ها، برنامه ها و فعالیتها را براي سازگاري و حتی تسلط بر شرایط پیش گیرند و آماده شوند تا در وضعیت کنونی و آتی بتوانند زندگی
خود را به لحاظ اقتصادي پیش برند. تاکید می شود که بدون داشتن یک استراتژي براي بالابردن توانمندي هاي ذهنی و مهارتی خود،

 
نمی توان امید داشت که کار و زندگی مناسب و درخور شان خود شکل دهیم. باید بر خود متکی باشیم. 



بازهم یادآور می شود که درك شرایط امروز و فردا براي ادامه زندگی همراه با اطمینان خاطر و آرامش درون از ضروریات عصر حاضر
است. غفلت نکنیم، واگرا نباشیم، بر توانمندیهاي ذهنی، دانشها و مهارتهاي خود بیفزائیم تا قدرت لازم براي یک زندگی پویا و خوب را

 
در خود ایجاد کنیم. توانایی در دانایی است. بی دلیل نیست که حکیم فرزانه توس گفته: 

 
توانا بود هرکه دانا بود                 زدانش دل پیر برنا بود 

 
  

فتاحی، رحمت االله. « حرفه ما در چه شرایطی به سر می برد؟؛ ضرورت درك نو از زندگی و کار در قرن بیست و یکم». سخن هفته
لیزنا، شماره 514، 26 آبان 1399



معرفی 39 بسته گسترش کارآفرینی حوزه گیاهان دارویی

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  407  |  تاریخ: 1399/08/26

فصل اقتصاد - از سوي ستاد توسعه علوم و فناوري گیاهان دارویی و طب سنتی معاونت علمی وفناوري ریاست جمهوري 39
بسته کارآفرینی در حوزه گیاهان دارویی معرفی شد.

فصل اقتصاد - از سوي ستاد توسعه علوم و فناوري گیاهان
دارویی و طب سنتی معاونت علمی وفناوري ریاست
جمهوري 39 بسته کارآفرینی در حوزه گیاهان دارویی

 
معرفی شد. 

براي توسعه این فعالیت هاي کارآفرینی مبتنی بر صنعت
گیاهان دارویی در ستاد توسعه علوم و فناوري گیاهان

دارویی و طب سنتی معاونت علمی یک کارگروه تخصصی توسعه فناوري و کارآفرینی تشکیل شد و این کارگروه بر اساس راهبرد دوم
سند ملی گیاهان دارویی و طب سنتی، براي سامان دهی نظام آموزش، پژوهش و توسعه فناوري و نوآوري درحوزه گیاهان دارویی و

 
فرآورده هاي گیاهی، در زمینه حمایت از کارآفرینان این صنعت اقداماتی را در دستور کار قرار داده است. 

بررسی طرح ها و پروژه هاي ارجاعی به ستاد، بحث و تبادل نظر پیرامون راهکارهاي سرمایه گذاري در پروژه هاي گیاهان دارویی و
طب سنتی، بحث و بررسی پیرامون احکام پیشنهادي در حوزه صنعت گیاهان دارویی و طب سنتی براي برنامه ششم و همچنین بحث

 
و بررسی پیرامون اولویت بندي در مزیت هاي اقتصادي و نسبی تولید در استان ها، از جمله برنامه هاي این کارگروه است. 

ارائه برنامه هاي پیشنهادي به ستاد در راستاي رفع خلاهاي قانونی و توسعه زیرساخت  هاي اقتصاد دانش بنیان و مشارکت در تدوین
برنامه عملیاتی سالیانه ستاد توسعه علوم و فناوري گیاهان دارویی و طب سنتی براي اجرایی سازي سند ملی گیاهان دارویی و طب

 
سنتی، از دیگر اهداف این کارگروه به شمار می رود. 

بر اساس اعلام معاونت علمی، در این راستا 39 بسته کارآفرینی و اولویت هاي حمایت در دو حوزه دامپزشکی و بذر در سایت این

 
ستاد باگذاري شده است. 

انتهاي پیام



نگاهی به کارآفرینی در حوزه گردشگري و گردشگري سبز

منبع: ایسناشماره خبر:  408  |  تاریخ: 1399/08/26

عضو هیات علمی دانشگاه فردوسی گفت: کارآفرینی سبز در گردشگري مربوط به فعالیت هاي اقتصادي است که در آن
طراحی، تولید، بسته بندي، حمل و نقل، محصول، تبلیغات و توزیع سبز باشد و به استانداردهاي زیست محیطی توجه شود.

حمداالله سجاسی قیداري در نشستی مجازي تحت عنوان توسعه کارآفرینی
در گردشگري که شامگاه گذشته، 25 آبان ماه، از طریق لایو اینستاگرامی
برگزار شد، اظهار کرد: صنعت گردشگري به عنوان یک صنعت فراگیر و
گسترده جهانی است که می شود از آن به عنوان یکی از بزرگترین صنایع
در دنیا نام برد و تمام کشورها متناسب به شرایط زیست محیطی، آثار
تاریخی، تمدن و فرهنگی که دارند داراي ظرفیت هاي گردشگري متناسب
با خود هستند. ایران نیز به عنوان یکی از کهن ترین کشورها، با توجه به
شرایط جغرافیایی، مذهبی، فرهنگی و اجتماعی که دارد، داراي ظرفیت

 
هاي گردشگري بسیار خوبی است. 

وي افزود: این ظرفیت ها و شرایط بسترهاي مناسب براي تمام فعالیت هاي اقتصادي که می تواند در حوزه گردشگري انجام بشود را
در ایران فراهم می کند. از طرفی گستردگی و تنوع جغرافیایی ایران بر هیچکس پوشیده نیست و این تنوع، یک ظرفیت گردشگري

 
خوبی را در اختیار ما و یک تنوع شغلی بسیار بالایی را در اختیار فعالان این حوزه قرار می دهد. 

این استاد جغرافیا دانشگاه فردوسی بیان کرد: با توجه به اینکه اکنون جمعیت جهان خیلی زیاد شده و علاقه مندان به سفر خیلی
بیشتر شده اند، طبیعتا تعداد فعالیت هایی که به حوزه گردشگري مربوط می شود، خیلی افزایش پیدا کرده و اکنون در عرصه ارائه
خدمات در گردشگري رقابت وجود دارد که این موضوع شرایط و بستري را فراهم کرده تا کارآفرینان وارد این حوزه بشوند و فعالیت

 
کنند و کارآفرینی به عنوان یکی از موضوعات بسیار مهم وارد عرصه گردشگري بشود. 

سجاسی تصریح کرد: اگر با نگاه شومپتري که تعریف کارآفرینی را تخریب خلاق می داند، نگاه کنیم، به هر نوع نوآوري و خلاقیتی که
موجب خلق ثروت و تولید محصول یا بسته جدیدي بشود اما داراي ریسک هاي خود نیز باشد، کارآفرینی در حوزه گردشگري می
گوییم. کارآفرینی می تواند ویژگی هاي متعددي داشته باشد که این ویژگی ها بستگی به نوع کارآفرینی که در حوزه گردشگري اتفاق

 
می افتد است. 

وي خاطرنشان کرد: حوزه گردشگري خیلی وسیع است که از صنعت غذا تا حمل و نقل، هرکدام متناسب با شرایط خاص خود

 
کارآفرینی هاي متناسب با خود را دارند و این کارآفرینی ها داراي ویژگی هاي منحصر به فرد خود هستند. 

این عضو هیات علمی دانشگاه فردوسی عنوان کرد: در زیر مجموعه یا در فرایند یک فعالیت کارآفرینی مسلما با اصطلاح ها و
فرایندهاي متعددي مانند شناسایی فرصت، خلاقیت و نوآوري رو به رو می شویم. نوآوري یکی از مراحل و گام هاي کارآفرینی است



که در فرایند نوآوري، شخصی که کارآفرینی انجام می دهد، یک کار تازه و فعالیت جدیدي را نسبت به فعالیت هاي گذشته انجام می

 
دهد. یعنی خود او صاحب ایده اي می شود که دیگران تا کنون به آن ایده نرسیده اند. 

وي اضافه کرد: امکان دارد ایده او از نظر برخی افراد به لحاظ اندازه کوچک باشد و جزو کسب و کارهاي کوچک به نظر بیاید اما چون
براي اولین بار توسط آن فرد یا گروه کارآفرینی به آن موضوع پرداخته می شود و داراي ابعاد جدید و ناشناخته است و منجر به تولید
محصولات جدید می شود، به آن نوآوري در فعالیت هاي کارآفرینی می گویند. بنابر این نوآوري متناسب با حوزه گردشگري می تواند
متنوع باشد. براي مثال امکان دارد در جایی بسته بندي یک صنایع دستی نوآوري باشد و در جایی دیگر راه اندازي خطوط و ارائه

 
خدمات فرودگاهی جدید. 

سجاسی اظهار کرد: گاهی ممکن است کارآفرینی آن قدر جدید باشد که در کل دنیا براي اولین بار رخ می دهد و گاهی ممکن است
نمونه هاي مشابه آن در کشورهاي دیگر وجود دارد اما در منطقه اي یک صاحب کسب و کار گردشگري فعالیت می کند، چنین کاري

 
تا به حال انجام نشده. این کار هم نه به عنوان نوآوري براي اولین بار بلکه به عنوان نوآوري در آن منطقه تلقی می شود. 

وي افزود: نوآوري هاي اصلی ابداع هاي جدیدي است که منحصر به فرد است مانند هواپیماهاي شیشه اي که درحال طراحی است تا
مسافران هنگام پرواز آسمان را در تمام اطراف هواپیما ببینند که یک نوآوري و انحصار ویژه است که مربوط به یک شرکت هواپیمایی
است و یا خدمات وایرلس که در طول پرواز به مسافران داده می شود که نوآوري در سطح جهانی است اما یک فرد روستایی هم می

 
تواند در سطح روستاي خود در ارائه برخی از خدمات گردشگري یا صنایع دستی محلی بتواند فعالیت هاي نوآورانه اي انجام بدهد. 

این استاد جغرافیا دانشگاه فردوسی بیان کرد: اصطلاحی در ادبیات علمی تحت عنوان بنچ مارکینگ وجود دارد که مربوط به استفاده

 
از ایده هاي دیگران یا نوآوري هاي دیگران، بدون اینکه 

 
عین آن را کپی و در منطقه خود پیاده کنیم است. بنچ مارك کردن یعنی الگوبرداري کنیم و آن را در منطقه خود پیاده سازي کنیم. 

سجاسی تصریح کرد: در فرصت ها، نوآوري زمانی اتفاق می افتد که فرد از جایی الگو برداري کند و متناسب با شرایط منطقه خود
مزیت هاي رقابتی در منطقه خود را بررسی کند و با استفاده از آن ها یک بنگاه و فعالیت اقتصادي یا کسب و کار کوچک راه اندازي و
پیاده سازي کند. بنابراین بدون شناسایی پتانسیل ها و ظرفیت ها در هر منطقه، راه اندازي یک کسب و کار امکان پذیر نیست و فرد
باید بشناسد که مزیت رقابتی که در منطقه او قرار دارد و از طریق آن می تواند به عنوان یک فرصت شناسایی نشده و بالقوه که هنوز

 
به بالفعل تبدیل نشده چه کسب و کاري می تواند راه اندازي کند. 

وي خاطرنشان کرد: البته در فرایند کارآفرینی صرفا شناخت توانمندي ها و فرصت هاي موجود کافی نیست و عوامل بسیار زیاد و
متعددي در شکل گیري یک فعالیت کارآفرینی، علی الخصوص در حوزه گردشگري تاثیرگذار است. برخی از این عوامل، فردي و

 
گروهی هستند که اگر یک فرد کارآفرین باشد مختص اوست و اگر گروهی باشد مربوط به درون گروه است. 

عضو هیات علمی دانشگاه فردوسی ادامه داد: داشتن تجربه خیلی روي این موضوع که یک فرد بتواند یک کسب و کار کارآفرینانه را
راه اندازي کند. فردي می تواند فعالیت کارآفرینانه خوبی را راه اندازي کند، تجربه اي در آن خصوص داشته باشد و نسبت به مباحث
موجود در آن حوزه اشراف داشته باشد تا بتواند به جنبه ها یا خلا هایی که تا به حال مورد توجه قرار نگرفته، بپردازد و از طریق آن ها

 
نوآوري داشته باشد. 



وي بیان کرد: دانش تخصصی و فنی لازم موضوع مهم دیگري در بین عوامل کارآفرینی گردشگري است. اگر یک فرد بخواهد در حوزه
تورگردانی یا بازاریابی الکترونیکی گردشگري یک کارآفرینی و نوآوري انجام بدهد، با توجه به شرایط موجود که شرکت ها و افراد
متعدد و حرفه اي زیاي مشغول فعالیت هستند، باید به این نکته توجه کند که باید با دانش فنی موجود، قوانین و اصولی که وجود
دارد آشنا باشد. فعالیت صرف در این حوزه کافی نیست و یک سري دانش هاي تخصصی نیز وجود دارد که لازم است فرد آن ها را

 
کسب کند و بتواند از آن ها استفاده بکند تا کارآفرینی شکل بگیرد. 

سجاسی افزود: نکته بعدي که وجود دارد، داشتن سرمایه اولیه یا امکان تامین سرمایه است که بسیار مهم است. همه ما مطلع هستیم
راه اندازي کوچکترین کسب و کار، مخصوصا در شرایط اقتصادي حاضر، بدون داشتن منابع و پشتوانه هاي مالی امکان پذیر نیست.

 
این منابع مالی می تواند منابع مالی شخصی باشد یا منابعی باشد که از طریق قرض به دست بیاید یا وام گرفته بشود. 

عضو هیات علمی گروه جغرافیا دانشگاه فردوسی اضافه کرد: حمایت خانواده و اجتماع نیز بسیار مهم است. شاید شنیده باشید که
یکی از موانعی که در قبال ظهور و بروز ایده ها، نوآوري ها و خلاقیت ها در کارآفرینی وجود دارد، واکنش هاي منفی دیگران نسبت به
ایده هاي فرد است. لازم است عوامل بیرونی خیلی زیادي مانند کاهش بروکراسی هاي اداري نیز عامل موثري در شکل گیري یک
کسب و کار کارآفرینانه است چون خیلی اوقات شاهد این هستیم که بروکراسی هاي اداري در ثبت ایده و کسب و کار و دادن مجوز

 
فرد را خسته می کند. 

سجاسی عنوان کرد: شناخت و توجه به ظرفیت هاي گردشگري محلی نیز در این موضوع اهمیت بالایی دارد، براي مثال در یک
منطقه غار وجود دارد و متناسب با آن باید کارآفرینی صورت بگیرد، در جایی دیگر که منطقه کویري است باید بررسی کرد که کویر
چه ظرفیت هایی دارد که از طریق آن کارآفرینی انجام بگیرد. در جایی نیز ممکن است چند نوع ظرفیت گردشگري وجود داشته باشد

 
که وجود جاذبه هاي متعدد خود ظرفیت محلی بسیار خوب است که می توان از آن استفاده کرد. 

وي گفت: همه افرادي که در حوزه گردشگري فعالیت می کنند، می دانند که گردشگري انبوه که در دنیا رواج پیدا کرده بود، داراي
اثرات متعدد منفی محیط زیستی بود و از جنبه هاي مختلف، تاثیرات بسیار بالایی داشت و آلودگی ها و تخریب هاي زیست محیطی
زیادي ایجاد می کرد. تمام این ها باعث شد که رویکردي جایگزین تحت عنوان رویکرد توسعه پایدار در حوزه گردشگري شکل بگیرد
و در گردشگري از جنبه پایداري به مسئله توسعه فعالیت هاي گردشگري، در حوزه هاي اقتصاد، اجتماع و محیط زیست پایدار توجه

 
شود. 

سجاسی افزود: افرادي که به جنبه هاي سبز بودن توجه بیشتري دارند فراتر از توسعه پایدار، جنبه هاي محیط زیستی را خیلی
پررنگ تر دیدند و این موضوع باعث شد که گردشگري سبز به وجود بیاید و گردشگري سبز عمدتا در راستاي کاهش کامل اثرات

 
زیست محیطی فعالیت هاي گردشگري مورد توجه قرار گرفت و حداقل سود در آن مدنظر قرار گرفت. 

این عضو هیات علمی دانشگاه فردوسی ادامه داد: با مطرح شدن فعالیت هاي اقتصادي سبز موضوع اکوتوریسم به وجود آمد، مبنی بر

 
اینکه می توان فعالیت هاي گردشگري انجام داد اما باید به این نکته باید توجه 

داشت که حداقل اثرات زیست محیطی دخیل باشد و مقداري از سود اقتصادي به جامعه محلی برسد که در آنجا فعالیت گردشگري
انجام می شود. اکوتوریسم صرفا فعالیت درآمدزایی نیست و به دنبال حفظ محیط زیست است، منتها در کنار آن باید به اقتصاد محلی
نیز کمک کرد چون افراد محلی افرادي هستند که می توانند ارزش محیط زیست خود را بیشتر بدانند و در راستاي حفظ آن تلاش

 
هاي بیشتري انجام دهند. 



وي بیان کرد: از جنبه کارآفرینی نیز کارآفرینی سبز گردشگري، فعالیت هاي اقتصادي است که در آن طراحی، تولید، بسته بندي،

 
حمل و نقل، محصول، تبلیغات و توزیع سبز باشد و در آن به استانداردهاي زیست محیطی توجه شود. 

سجاسی عنوان کرد: ما در کشورمان رابطه با گردشگري پایدار کتاب ها، مقالات و پایان نامه هاي زیادي نوشته ایم اما وقتی به بستر
اجرایی در محیط بیرون توجه می کنیم متوجه می شویم که حداقل اصول هاي زیست محیطی رعایت می شود. یعنی هنوز ما توسعه

 
پایدار را رعایت نکرده ایم، چه برسد به اینکه اصول گردشگري سبز اتفاق بیفتد. 

وي افزود: باید به این اشاره کنیم که مناطق چهارگانه محیط زیستی در ایران که زیرمجموعه سازمان محیط زیست کشور است تحت
عنوان مناطق حفاظت شده از جمله مکان هایی است که باید در آن ها فعالیت اکوتوریستی انجام بشود ولیکن چون رونق زیادي پیدا

 
نکرده و اصول و قواعد را خوب پیاده سازي نکرده ایم می توانیم بگوییم که گردشگري سبز اتفاق نیفتاده است. 

سجاسی اظهار کرد: برخی طبیعت گردي را با اکوتوریسم اشتباه می گیرند و این معضل بزرگی است. اصالتا طبیعت گردي در ادبیات
جهانی جزو گردشگري پایدار شناخته نمی شود و اتفاقا جزو گردشگري هاي انبوه است اما آن چیزي که در ایران وجود دارد و کسب

 
و کارها متناسب با آن ها شکل می گیرد طبیعت گردي است. 

انتهاي پیام



روایت تسنیم از کارآفرینی جوان سختکوش بشاگردي با 10 میلیون تومان/ از

حمل کولبري مصالح تا صادرات محصول به عمان

منبع: تسنیمشماره خبر:  409  |  تاریخ: 1399/08/26

گروه استان ها ـ کارآفرین سخت کوش بشاگردي با بیان اینکه اکنون محصول تولیدي خود را به کشور عمان صادر می کنم
گفت: با وجود راه صعب العبور عزمم را جزم کرده و با قراردادن مصالح بر دوش مزرعه 12 هکتاري را براي کشت مورینگا

آماده کردم.

 
 

گروه استان ها ـ کارآفرین سخت کوش بشاگردي با بیان اینکه اکنون محصول تولیدي خود را به کشور عمان صادر می کنم گفت: با
وجود راه صعب العبور عزمم را جزم کرده و با قراردادن مصالح بر دوش مزرعه 12 هکتاري را براي کشت مورینگا آماده کردم. - اخبار

 
استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از بشاگرد، شهرستان بشاگرد از جمله شهرهاي پر ظرفیت اما محروم کشور است که اشتغال زایی و کمک

 
به معیشت مردم در این منطقه از میزان رویارویی آنان با مشکلات اقتصادي می کاهد. 

غفلت از ظرفیت هاي موجود و عدم حمایت از کارآفرینان جوان در این منطقه متاسفانه دروازه گشایش اقتصادي به روي مردم محروم
بشاگرد را می بندد، اما حمایت و همراهی از کارآفرینان جهادي می تواند علاوه بر کاهش محرومیت زمینه هاي پیشرفت در این

 
مناطق را به همراه داشته باشد. 

 
بیش از 40 عنوان برنامه مرتبط با هفته جهانی کارآفرینی در گلستان اجرا می شود 

 
روایت تسنیم از جوانی که با سرمایه 25 میلیونی "کارآفرین" برتر شد / وقتی پرورش "شتر" در ارومیه به یک سنت تبدیل می شود 

 
اشتغال زایی زنان سرپرست خانوار آذربایجان غربی مهمترین هدف انجمن کارآفرینان است 

یحیی دهقانی یکی از آن جوانان خطه جنوب که سال ها در شغل ماهیگیري امرار معاش کرده با سرمایه 10 میلیون تومانی خود به

 
دلیل عدم حمایت مسئولان در کوه هاي بشاگرد اقدام به کشت مورینگا کرده است. 

مورینگا، گیاه پرخاصیت و پرکاربرد در علم پزشکی و تولید کرم هاي پوستی است، این نوع گیاه علاوه بر دارا بودن ویتامین هاي

 
A،B،کلسیم و ... حاوي آنتی اکسیدان قوي براي کاهش فشار خون است. 



 
این گیاه پرخاصیت ضمن جلوگیري از پیشگیري از سرطان پوست، در درمان سرطان کبد و ریه نیز موثر است. 

یحیی دهقانی، کارآفرین جوان هرمزگانی، در گفت وگو با خبرنگار تسنیم با اشاره به اینکه حداقل درآمد شغل قبلی اش 8 میلیون

 
تومان بوده، اظهار کرد: 12 سال در سواحل شهرستان جاسک صیادي کردم. 

کارآفرین بشاگردي، افزود: باتوجه به اینکه دغدغه من تنها کسب درآمد براي خودم نبوده، تمایل داشتم براي مردم منطقه بشاگرد

 
اشتغال ایجاد کنم. 

دهقانی گفت: با همین دیدگاه به دنبال مشاغلی گشتم که از لحاظ اقتصادي بازدهی خوبی داشته باشد، پس از تحقیق در این زمینه

 
اقدام به تحقیق در رابطه با گیاهان دارویی مورینگا کرده و با افرادي که پیش از من در این حوزه ورود کرده بودند مشورت کردم. 

وي ادامه داد: پس از کامل شدن اطلاعاتم با کمک مهندس روشن زاده، اقدام به جمع آوري پرگرینا که گیاه خودرو در بشاگرد است

 
کرده و 450 کیلو از این نوع گیاه را در مرحله اول به خوزستان ارسال کردم. 

این کارآفرین جوان بیان کرد: با توجه به اطلاعات جامع و بازدید از مزرعه و کسب اطلاعات در خوزستان نهال خریداري کرده و براي
شروع کار به بشاگرد بازگشتم و درقدم دوم براي کشت مورینگا به جهادکشاورزي جهت درخواست زمین و وام با بازدهی کم مراجعه
کردم اما متاسفانه اطلاعات کافی نداشتند و تنها وامی که به بنده پیشنهاد شد 18 درصد بود که متاسفانه توانایی باز پرداخت آن را

 
نداشتم. 

دهقانی با اشاره به اینکه با سرمایه 10 میلیون تومان شروع به کار کرده است، عنوان کرد: به دلیل مشکلات مالی و نداشتن زمین از

 
زمین یکی از نزدیکانم که در کوه هاي بشاگرد واقع شده براي کشت مورینگا استفاده کردیم. 

 
وي ادامه داد: با وجود راه صعب العبور عزمم را جزم کرده و با قراردادن مصالح بر دوش مزرعه کشت مورینگا را آماده کردیم. 

کارآفرین بشاگردي افزود: به صورت آزمایشی در گام نخست 400 بوته کشت کردیم و سایر افراد نشان دادیم که تلاش در هرکاري

 
قطعا نتیجه خواهد داد. 

دهقانی اضافه کرد: جاده منتهی به مزرعه متاسفانه شرایط خوبی ندارد، از مسئولان خواستیم حداقل مشکل جاده را مرتفع کنند اما

 
هیچ اقدامی صورت نگرفت. 

وي گفت: در حال حاضر سایر مردم بشاگرد نیز با دیدن پیشرفت این مزرعه نسبت به کشت این گونه گیاهی تمایل نشان دادند که
بنده تمام تجارب خود را در اختیار مردم بشاگرد قرار دادم واکنون حدود 6 ماه است که مردم بشاگرد که تعداد آنها بیش از 50 نفر

 
است شروع به کشت مورینگا کردند. 

کار آفرین هرمزگانی با بیان اینکه از برگ و میوه مورینگا جهت مصارف پزشکی و سلامتی استفاده می شود، بیان کرد: محصولات

 
مردم این منطقه را در همان محل کشت، برگ خشک کیلویی 150 هزارتومان خریداري و به عمان صادر می کنم. 



دهقانی افزود: در حال حاضر 60 نفر دیگر از شهروندان بشاگردي براي کشت مورینگا اعلام آمادگی کرده اند که در زمان فصل کشت

 
آن شروع به کار کنند. 

وي با اشاره به اینکه تاکنون هیچ گونه تسهیلاتی دریافت نکرده است، گفت: هدف بنده این بوده که کار جهادي براي مردم منطقه

 
بشاگرد انجام دهم، خوشبختانه گروه جهادي شهید حججی جهت بازاریابی محصولات با بنده همکاري ارزشمندي داشتند. 

کارآفرین بشاگردي عنوان کرد: در حال حاضر در منطقه بشاگرد 12 هکتار زمین زیر کشت این محصول وجود دارد تاکنون پیگیري

 
هاي زیادي جهت واگذاري زمین کشاورزي داشتم، اما متاسفانه منابع طبیعی و جهادکشاورزي هیچ گونه حمایتی از بنده نکردند. 

دهقانی گفت: اگر مسئولان از کارآفرینی بنده حمایت کنند و حدودا 50 هکتار زمین جهت کشت در اختیار ما قرار دهند می توانیم

 
براي 50 خانواده دیگر نیز اشتغال ایجاد کنیم. 

وي افزود: به دلیل کمبود زمین، پیشرفت به کندي صورت می گیرد و امسال چون سال نخست برداشت بوده 1 تن صادرات داشتیم؛

 
اما در سال آینده بیشتر از 10 تن صادرات خواهیم داشت. 

کارآفرین بشاگردي خاطرنشان کرد: هدف من این است که بشاگرد بتواند خودکفا باشد و در زمینه کشت مورینگا بتواند به سایر

 
کشورهاي دنیا صادرات داشته باشد. 





 
 

گزارش از نعیمه صلواتی نیا



همسران مسئولان مخالف با حضور زنان کجا مشغول اند؟

منبع: روز نوشماره خبر:  410  |  تاریخ: 1399/08/26

اخیرا «مصوبه اولویت انتصاب زنان و جوانان در پست هاي مدیریتی» با راي دیوان عدالت اداري ابطال شده است. طبق این
مصوبه باید 30 درصد از جایگاه هاي مدیریتی به زنان و جوانان اختصاص داده می شد که متاسفانه زین پس اجرایی نخواهد

شد. در همین خصوص گفت وگویی با فریده اولادقبا، نماینده مجلس دهم داشته ایم که ...

اخیرا «مصوبه اولویت انتصاب زنان و جوانان در پست هاي مدیریتی» با راي دیوان عدالت اداري ابطال شده است. طبق این
مصوبه باید 30 درصد از جایگاه هاي مدیریتی به زنان و جوانان اختصاص داده می شد که متاسفانه زین پس اجرایی نخواهد شد. در

 
همین خصوص گفت وگویی با فریده اولادقبا، نماینده مجلس دهم داشته ایم که می خوانید. 

اخیرا «مصوبه اولویت انتصاب زنان و جوانان در پست هاي مدیریتی» با راي دیوان عدالت اداري ابطال شده است. طبق این مصوبه باید
30 درصد از جایگاه هاي مدیریتی به زنان و جوانان اختصاص داده می شد که متاسفانه زین پس اجرایی نخواهد شد. در همین

 
خصوص گفت وگویی با فریده اولادقبا، نماینده مجلس دهم داشته ایم که می خوانید. 

به گزارش روز نو :ظرفیت 30 درصدي جوانان و بانوان در پست هاي مدیریتی برداشته شده است. چرا باید بخشی از افراد کشور از

 
حضور در این سِمت ها محروم شوند؟ 

نیمی از جامعه ما را بانوان تشکیل می دهند. در دوره مجلس دهم، حدود 90 درصد از وزرا و معاونین رئیس جمهور به فراکسیون زنان
مجلس دعوت شدند و تفاهم نامه اي با این افراد در خصوص به کارگیري زنان توانمند، شایسته و با تجربه در حوزه مدیریت هاي
کلان، ارشد و حتی میانی طرح شد تا از زنانی که قابلیت هاي مذکور را دارند استفاده شود. امام فرمودند، زنان باید در مقدرات اصلی
کشور شرکت کرده و حضور پیدا کنند. این زنان، همان زنانی هستند که در پیروزي انقلاب اسلامی اثرگذار بودند یا در 8 سال دفاع
مقدس، همسران و فرزندان خود را راهی جبهه ها می کردند. خود این زنان نیز در پشت جبهه ها به کشور خدمت می کردند. اکنون
نیز پس از گذشت این مصائب، زنان ما با اقتدار، انگیزه و توانمندي براي کمک به کشور به عرصه هاي سازندگی کشور ورود پیدا کرده
اند، زیرا کشور خود را دوست دارند. اینکه زنان با تجربه و توانمند ما در سِمت هاي کلیدي و مهم کشور قرار بگیرند، به نفع کشور و
مردم است. کشور می تواند از توانمندي زنان براي رشد، توسعه پایدار، پیشرفت و برخورداري کشور استفاده کند. چرا کشور باید خود
را از خدمات زنان شایسته اي که توان رفع مشکلات را دارند، محروم کند؟ در بسیاري از سازمان ها، وزارتخانه ها و نهادها ما زنانی را
می بینیم که پا به پاي مردان در ادارات کار می کنند، حضور موثر دارند و براي خود صاحب ایده، فکر و خلاقیت هستند. اگر شما در
حوزه اقتصاد وارد شوید، می بینید که زنان ما نوآوري و کارآفرینی دارند. باید به حضور زنان در جایگاه ها و مسئولیت هاي کلیدي
کشور، ایمان و اعتقاد پیدا کنیم. کسانی که مخالف حضور موثر زنان هستند، باید به این نکات توجه کنند. تحقیقی درباره عملکرد
خانم ها در جایگاه هاي گوناگون اعم از وزارتخانه ها، سازمان ها و نهادها انجام بشود تا ارزشیابی از بانوان میزان توانمندي زنان را
مشخص کند. همه نهادها از بانوان به لحاظ کیفیت خروجی کار، انضباط، دقت و مسئولیت پذیري ارزیابی کنند، تا مشخص بشود

 
مدیران ارشد تا چه حد از عملکرد بانوان رضایت دارند. 

باتوجه به اهمیت پیدا کردن حضور جوانان در جایگاه هاي مدیریتی و اجرایی کشور، ابطال مصوبه اولویت انتصاب زنان و جوانان چه

 
آسیب هایی را براي زنان به همراه خواهد داشت؟ 



مسأله جوانان نیز مانند موضوع زنان باید مورد بررسی قرار بگیرد. تا کی نباید به جوانان اعتماد کرد؟ جوانان در جایگاه هاي مدیریتی
قرار بگیرند و پیشکسوتان حوزه هاي مختلف نیز در کنار آنان و با راهنمایی جوانان، به اداره امور کمک کنند. موضوع این نیست که
مسئولان عزیز با تجربه کشور کنار گذاشته شود. تجربیات گرانقدر و ارزشمند پیشکسوتان در رشد و توسعه کشور موثر است. این افراد
به عنوان اتاق فکر در کنار جوانان حضور داشته باشند و براي اداره کشور تلاش کنند. به جوانان خود اعتماد کنیم. فرماندهان زمان
جنگ و شرایط سنی آنان را ببینید. بیشتر فرماندهان ما جوان بودند و با کمترین امکانات جنگیدند. به این وسیله ما یک وجب از
خاك کشور را نیز از دست ندادیم. این در همه ارگان هاي نظامی اعم از ارتش، سپاه و بسیج قابل مشاهده است. در همه عزیزانی که
براي این کشور جنگیدند، موضوع جوان بودن قابل مشاهده است، زیرا امام به جوانان اعتماد کرد. باید در عرصه هاي مدیریتی از سواد
علمی، توانمندي و انگیزه جوانان براي پیشرفت کشور استفاده کنیم. باید بتوانیم با آموزش و مجال دادن به جوانان، جانشین پروري
کنیم. جوانان کشور خود را دوست دارند و براي توسعه آن تلاش می کنند، به آنها میدان بدهیم. اگر این اتفاق رخ ندهد، این افراد هم
مانند همان جوانانی می شوند که در رابطه با آن ها پدیده مهاجرت نخبگان را می بینیم که نتیجه آن متوجه کشور است. اگر مجال
حضور به نخبگان جوان ندهیم، شاهد رفتن آن ها به کشورهاي دیگر خواهیم بود که آسیبی جدي به حساب می آید. افرادي وجود
دارند که تحصیل کرده، توانمند، با انگیزه و علاقه مند به کشور و خدمت هستند اما فرصتی به آنان داده نمی شود. امیدواریم که
نگرش ها تغییر کند و کسانی که اعتقادي به جوانان و بانوان شایسته و توانمند ندارند، نگرش خود را تغییر بدهند. نیازمند اعتماد به

 
جوانان و بانوان هستیم تا ایده ها و خلاقیت هاي خود را براي رفع مشکلات به کار بگیرند. 

 
آیا قوانینی مانند رجل سیاسی مانع اصلی حضور بانوان است؟ 

قانون اساسی ما مشکلی ندارد اما مشکلات ایجاد شده ناشی از تفاسیر ارائه شده در خصوص این قانون است. سخنگوي شوراي نگهبان
گفتند که براي حضور زنان در انتخابات مشکلی وجود ندارد. شاید این موضوع از حیث تفسیر در شوراي نگهبان حل و فصل شده باشد
اما امیدوارم از ظرفیت هاي زنان براي پیشرفت، توسعه و آبادانی کشور استفاده شود. اعتماد و فرصت دادن، موضوعی است که باید

 
مورد توجه قرار بگیرد. 

ما شاهد افزایش مشکلات اقتصادي هستیم و همه بانوان، خصوصا زنان سرپرست خانوار، باید در این شرایط معاش خود را تامین کنند.

 
چه جریانی و به چه علت فضاي فعالیت را بر زنان تنگ کرده اند؟ 

از هر دیدگاه و جریانی که مانع حضور زنان هستند، سوال می کنم که آیا همسران، خواهران و دختران آن ها مشغول به کار نیستند؟
اگر هم مشغول به کار هستند، باید در جایگاه یک کارشناس پایه باقی بمانند؟ آیا این توانمندي را در بانوان نمی بینند که در کرسی
هاي تاثیرگذار حضور پیدا کنند؟ همه زنان، خواهر و همه جوانان فرزند مسئولینی هستند که این تصمیمات را اخذ کرده اند. چه
تفاوتی میان بستگان جوان و خانم شما با سایر مردم وجود دارد. نمی دانم چه جریانی مسئول ابطال مصوبه اولویت انتصاب زنان و
جوانان بوده اند اما از آنان خواهش می کنم که به زنان و جوانان اعتماد کنند. همین کسانی که به آن ها اعتماد نمی کنند، خواهران و
فرزندان آنان هستند. ما در موضوع شهداي سلامت، چه تعداد پزشک و پرستار خانم را از دست دادیم؟ این را به یقین می گویم که از
لحاظ پاکدستی نیز، بیشتر خانم هایی که در جایگاه هاي مختلف مشغول اند، به دلیل دقت در کار و اعتقادي که نسبت به ضوابط
کاري خود دارند، بهتر از سایرین حضور پیدا کرده اند. در دادگاه هاي مفاسد اقتصادي که می بینید، درصد اندکی از افراد خانم

هستند و خانم ها در پاکدستی نیز نمونه اند.



زخم کاري کرونا بر تن بازار کسب و کار در میبد

منبع: قم پرسشماره خبر:  411  |  تاریخ: 1399/08/26

برخی از اصناف با استفاده از ظرفیت هاي فضاي مجازي و ارتباطات اینترنتی به راه اندازي فروشگاه هاي مجازي روي آوردند
و سعی کردن با استفاده از این ابزار مانع کاهش رونق کسب و کار خود شوند. اما هنوز تا جا افتادن فروش مجازي به جاي

فروش حضوري راه...

برخی از اصناف با استفاده از ظرفیت هاي فضاي مجازي و ارتباطات اینترنتی به راه اندازي فروشگاه هاي مجازي روي آوردند و

 
سعی کردن با استفاده از این ابزار مانع کاهش رونق کسب و کار خود شوند. 

اما هنوز تا جا افتادن فروش مجازي به جاي فروش حضوري راه زیادي در پیش است و بخش قابل توجهی از خرید و فروش توسط

 
افرادي صورت می گیرد که کسب و کار مجازي را تجربه نکرده و یا سواد و آگاهی کافی در این زمینه ندارند. 

رییس اتحادیه صنف عکاسان، لوازم التحریر، کتاب و تابلوسازان میبد اخیرا در نامه اي به استاندار یزد نوشته است: کرونا را اصناف به

 
وجود نیاورده اند، چرا باید بیشترین تاوان ناشی از آن را پرداخت کنند. 

میثم حسابی افزوده است: بعد از حدود 10 ماه نوسان قیمت و مشکلات دیگر که بخش زیادي از کاسبان را با تهدید ورشکستگی
مواجه کرده ، اعمال محدودیت ها براي این قشر مانند چسب زخمی بر روي استخوان شکسته کسب و کار این قشر است، در این

 
شرایط انتظار اصناف حمایت بیشتر براي تداوم حیات آنان است. 

وي یادآور شده: بیشتر کاسبان و صاحبان مشاغل آزاد اجاره نشین هستند، وقتی فروش آنها نسبت به گذشته از نصفِ هم کمتر شده،

 
چگونه می توانند با پرداخت هزینه ها کنار بیایند؟ 

حسابی تصریح کرده: اداره هاي برق، مخابرات، گاز، آب، دارایی و بیمه به عنوان نهادهاي دولتی در موعد مقرر هزینه هاي خود را

 
مطالبه می کنند و در صورت عدم پرداخت خدمات خود را قطع، مختل یا مشترك را جریمه می کنند. 

یک پرورش دهنده ماهیان زینتی در میبد نیز به خبرنگار ما اعلام کرد: تصمیم هایی که در ارتباط با اصناف گرفته می شود ، بعضی از

 
صنف ها و مغازه دارها را به سوي ورشکستگی کامل سوق می دهد. 

علیرضا صادقی اظهار داشت: تعیین ساعت 15 و 30 دقیقه براي تعطیل شدن اصناف تصمیم خوبی براي این قشر نیست ، زیرا حدود
80 درصد مردم استان یزد کارمند و یا کارگر کارخانه هستند و تعطیلی آنها حدود ساعت 2 و 30 دقیقه بعد از ظهر است وقتی آنها از

 
فعالیت فارغ شده و می خواهند براي خرید اقدام کنند، زمان تعطیلی اصناف فرا می رسد. 

وي یادآور شد: مغازه اکثر کاسبان اجاره اي است، هزینه هاي قبوض هم که تجاري و به شدت بالا است، تقریبا بیشتر کاسبان به دلیل

 
گرفتن تسهیلات به بانک ها بدهی دارند و باید بدهی خود در موعد مقرر پرداخت کنند. 



صادقی افزود: شغلی هایی مانند پرورش و فروش ماهیان زینتی با ادامه این وضعیت به کلی از رونق می افتد به گونه اي تا کنون

 
برخی از همکاران من مجبور به جمع آوري کرده اند. 

یک شهروند میبدي گفت: در زمینه رعایت پروتکل هاي بهداشتی بیشترین تخلفات در ارتباط با بانک ها و دفاتر پیشخوان است که در

 
ساعات فعالیت باعث ازدحام جمعیت می شوند اما کمتر با این واحدها برخورد می شود. 

مراد آقایی میبدي ادامه داد: با وجود تاکید و اعلام ستاد مقابله با کرونا توصیه هاي بهداشتی مانند رعایت فاصله اجتماعی بعضا در
برخی ادارات نیز رعایت نمی شود و بیشتر به استفاده از ماسک محدود شده و این در حاي است که تعداد مراجعان اصناف در مقایسه

 
با این بخش ها خیلی کمتر است. 

 
تصمیم گیري براي محدودیت هاي ستاد کرونا استانی و کشوري است 

رییس اداره صنعت، معدن و تجارت میبد در گفت و گو با گزارشگر ما گفت: محدودیت هاي در نظر گرفته شده در ستاد کرونا در
سطح استان و کشور تصمیم گیري می شود و مشکلات پیش آمده براي صنف هاي مختلف مرتبط با برگشت چک ها به ستاد کرونا

 
اطلاع داده شده تا براي تسهیل مشکلات مالی صنف هاي مختلف چاره اندیشی شود. 

حجت االله خلیلی افزود: استان یزد یک استان صنعتی است و باید در تصمیم گیري هایی که می شود ملاحظاتی در ارتباط با صنایع و

 
اصناف در نظر گرفته شود. 

وي از انجام بازرسی هاي متعدد از واحدهاي صنفی و پلمپ اصنافی که شرایط و توصیه هاي بهداشتی را رعایت نکرده بودند خبرداد و
یادآور شد: 60 درصد از کارگران کارخانجات میبد غیربومی هستند و تعطیل کردن کارخانه ها مسافرت آنها را به شهرهایشان به دنبال

 
دارد و عملا در این زمینه تعطیل کردن واحدها باعث کنترل شیوع ویروس نمی شود بلکه زمینه ساز گسترش آن نیز خواهد شد . 

خلیلی همچنین از ثبت نام اصناف در سامانه کارا براي استفاده از تسهیلات کشوري و استانی خبرداد و تصریح کرد: با تلاش هاي امام
جمعه و فرماندار و نماینده مردم تفت و میبد در مجلس شوراي اسلامی ، ارائه تسهیلات ویژه به اصناف این شهرستان از طریق
صندوق کارآفرینی امید پیگیري شده که به 25 درصد از فعالان هر صنف، با توجه به برخورداري از شرایط لازم، تسهیلات ارائه می

 
شود. 

مرکز شهرستان 105هزار نفري میبد در 50 کیلومتري شمال غرب شهر یزد قرار دارد و این شهرستان حدود 23 اتحادیه صنفی فعال

 
دارد. 

 
منبع : ایرنا 

قم پرس منتظر دریافت اخبار و پیام هاي هموطنان عزیز می باشد.



معرفی 39 بسته گسترش کارآفرینی حوزه گیاهان دارویی

منبع: پاناشماره خبر:  412  |  تاریخ: 1399/08/26

تهران (پانا) - از سوي ستاد توسعه علوم و فناوري گیاهان دارویی و طب سنتی معاونت علمی وفناوري ریاست جمهوري 39
بسته کارآفرینی در حوزه گیاهان دارویی معرفی شد.

تهران (پانا) - از سوي ستاد توسعه علوم و فناوري گیاهان
دارویی و طب سنتی معاونت علمی وفناوري ریاست
جمهوري 39 بسته کارآفرینی در حوزه گیاهان دارویی

 
معرفی شد. 

به گزارش معاونت علمی، براي توسعه این فعالیت هاي
کارآفرینی مبتنی بر صنعت گیاهان دارویی در ستاد توسعه

علوم و فناوري گیاهان دارویی و طب سنتی معاونت علمی یک کارگروه تخصصی توسعه فناوري و کارآفرینی تشکیل شد و این
کارگروه بر اساس راهبرد دوم سند ملی گیاهان دارویی و طب سنتی، براي سامان دهی نظام آموزش، پژوهش و توسعه فناوري و
نوآوري درحوزه گیاهان دارویی و فرآورده هاي گیاهی، در زمینه حمایت از کارآفرینان این صنعت اقداماتی را در دستور کار قرار داده

 
است. 

بررسی طرح ها و پروژه هاي ارجاعی به ستاد، بحث و تبادل نظر پیرامون راهکارهاي سرمایه گذاري در پروژه هاي گیاهان دارویی و
طب سنتی، بحث و بررسی پیرامون احکام پیشنهادي در حوزه صنعت گیاهان دارویی و طب سنتی براي برنامه ششم و همچنین بحث

 
و بررسی پیرامون اولویت بندي در مزیت هاي اقتصادي و نسبی تولید در استان ها، از جمله برنامه هاي این کارگروه است. 

ارائه برنامه هاي پیشنهادي به ستاد در راستاي رفع خلاهاي قانونی و توسعه زیرساخت هاي اقتصاد دانش بنیان و مشارکت در تدوین
برنامه عملیاتی سالیانه ستاد توسعه علوم و فناوري گیاهان دارویی و طب سنتی براي اجرایی سازي سند ملی گیاهان دارویی و طب

 
سنتی، از دیگر اهداف این کارگروه به شمار می رود. 

 
در این راستا 39 بسته کارآفرینی و اولویت هاي حمایت در دو حوزه دامپزشکی و بذر در سایت این ستاد بارگذاري شده است. 

گیاهان دارویی معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري



سرنوشت منطقه آزاد در مازندران

منبع: ایسناشماره خبر:  413  |  تاریخ: 1399/08/26

منطقه آزاد مازندران که سال ها در پرده بخشی نگري، اختلاف نظر و عدم نگاه یکپارچه به موضوع توسعه، پنهان و مسکوت
مانده بود، سرانجام پرونده اش به جریان افتاد.

مطالبه و اولویت مردمیِ طرح ایجاد منطقه آزاد با سه لکه
منفصل براي پایان دادن به بن بست و ناکامی تاریخی؛
راهی بود که از سوي استاندار مازندران مطرح شد و نهایتا
با جانمایی در سه منطقه؛ پرونده یکی از بزرگ ترین
محرك ها و تحولات اقتصادي تجاري استان مازندران را با
شتاب قابل قبولی به حرکت درآورد و با اخذ موافقت
سازمان هاي متولی و مسئول؛ نهایتا مصوبه مجلس را نیز

 
دریافت کرد. 

منطقه آزاد مازندران در وهله نخست،پس از ارایه به معاون اول رییس جمهور، مورد موافقت وي قرار گرفت و از آنجا به دبیرخانه

 
مناطق آزاد کشور رفت و در این نهاد مسئولِ تخصصی تصویب شد. 

سرانجام پس از ماه ها تلاش و پیگیري مصوبه ایجاد منطقه آزاد تجاري مازندران با سه لکه منفصل شامل بندر امیرآباد در شرق، بندر

 
فریدونکنار در مرکز و بندر نوشهر در غرب به صورت همزمان به تصویب هیئت دولت رسید. 

پس از تصویب طرح منطقه آزاد مازندران در مجلس، این طرح براي تایید نهایی به شوراي نگهبان رفت که در آنجا با ابهاماتی روبرو

 
شد که باید رفع شود. 

اینک در تداوم پیگیري ها، استاندار مازندران با تعامل مجمع نمایندگان مجلس در تلاش است تا با راي زنی ها، دیدارها و نشست هاي
لازم با مسئولان و رفع ابهامات دریچه نهایی را براي تجلی افق و آینده منطقه آزاد مازندران در راستاي شکوفایی اقتصاد و اشتغال

 
استان بگشاید. 

 
اما این مناطق آزاد چه فوایدي براي مازندران می تواند داشته باشد؟ 

قاسم نوروزي استاد اقتصاد دانشگاه مازندران، با تاکید به اینکه مازندران یکی از قطب هاي تولید کشاورزي در کشور است،بیان کرد:

 
این استان هم از نظر صادرات و هم از نظر تولید جایگاه ویژه اي در کشور دارد. 

وي اصلی ترین دلایل حضور نداشتن استان مازندران دربازارهاي خارجی را نبود هیچ پایانه صادراتی در این استان برشمرد و

 
گفت:باوجود دارا بودن پتانسیل هاي لازم براي به وجودآوردن پایانه صادراتی هنوز اقدام به همچین فعالیتی نکرده اند. 



این استاد دانشگاه بابیان اینکه وجود پایانه صادراتی در هر منطقه اي الزامی است،اشاره کرد:با ایجاد این مناطق، فرآیند صادرات و

 
خروج کالا سریع تر،آسان تر و منظم تر می شود. 

وي یکی از حسن هاي تشکیل یک مرکز آگاه تجاري را به وجود آمدن قراردادهایی چندجانبه با کشورهاي همسایه دانست و

 
اظهارکرد: مناطق آزاد می تواند درهاي صادرات خارجی را بر روي محصولات استان باز کند. 

این استاد اقتصاد ایجاد بورس محصولات کشاورزي استان مازندران را نقش مهمی درحذف واسطه گري دانست و گفت: این رویداد

 
باعث به وجود آمدن یک بازار امن،بدون ریسک و یک مرکز خرید براي همه خریداران،فروشندگان و تولیدکنندگان می شود. 

وي افزود:در این منطقه صادرکنندگان می توانند بدون موانع و دست اندازهاي تجاري،روند ورود و خروج کالا را به راحتی انجام دهند.

نوروزي با اشاره به اینکه ایجاد مناطق آزاد در مازندران یک الزام است،تاکید کرد:مازندران به دلیل مرزهاي مشترك آبی با کشورهاي
دیگر ظرفیت هاي فراوانی براي صادرات محصولات به ویژه مرکبات دارد و وجود مناطق آزاد سبب می شود تا بازارهاي بسیاري براي

 
فروش محصولات پیدا شده و از طرفی تولیدکنندگان رغبت بیشتري براي تولید داشته باشند. 

انتهاي پیام



بابایی کارنامی : امروز شرمسار مردم ساري و میاندورد هستم / ساري به

عنوان مرکز استان از توسعه عقب مانده است

منبع: شمال نیوزشماره خبر:  414  |  تاریخ: 1399/08/26

شمال نیوز : وي خاطر نشان کرد: کشاورزي را قربانی بی تدبیري خود کرده اید چرا با مدیریت قیمت و تامین نهاده هاي
دامی جلوي ورشکستگی مرغدادان و دامداران را نمی گیرید؟....

شمال نیوز: نماینده مردم ساري و میاندورود در مجلس شوراي اسلامی با اشاره به انتخابات ریاست جمهوري آمریکا گفت:
در مورد نتایج انتخابات آمریکا سیاست ما در مقابل آمریکا با آمدن یا نیامدن یک فرد تغییري نمی کند، آقایان در کشوري

 
که خاکش گوهرخیز است مشتی گلابی را کسی گدایی نکنند. 

به گزارش شمال نیوز، علی بابایی کارنامی نماینده مردم ساري و میاندورود در مجلس شوراي اسلامی طی سخنانی در مجلس شوراي
اسلامی با اشاره به انتخابات ریاست جمهوري آمریکا و حواشی پرداختن به این انتخابات اظهار کرد: نتایج انتخابات آمریکا سیاست ما
در مقابل آمریکا با آمدن یا نیامدن یک فرد تغییري نمی کند، آقایان در کشوري که خاکش گوهرخیز است مشتی گلابی را کسی

 
گدایی نکنند. 

وي با بیان اینکه من به عنوان نماینده مردم، آقازاده نیستم، روستایی زاده هستم که از دل جامعه کارگران و کشاورزان با صداقت و
ساده روستایی پشت این تریبون ایستادم، افزود: نمی دانم از سلامت به خطر افتاده این روزهاي مردم بگویم یا معیشت و چرخ هاي

 
اقتصاد له شده! 

نماینده مردم ساري گفت: اگرچه با بیان این دردها برخی مسوولان که خود را به خواب غفلت زده اند نمی توان بیدار کرد و به آنها
نشان داد که مردم می دوند به تورم نمی رسند صاحب خانه نمی شوند پول جمع می کنند و به حداقل سفرهاي پاك نمی رسند، بی

 
شک دولت بداند راي معنادار ملت ایران جوابش فقط شعار تدبیر و امید نبود؟ 

وي ادامه داد: امروز تاریخ انقضاي برخی حرکت هاي شعاري به سر آمده و با توجه به بحران اقتصادي انتظار است به گفت وگوي ملی

 
بپیوندیم تا مانع خواب هاي آشفته دشمنان شویم و به فکر حل مشکلات مردم باشیم. 

بابایی کارنامی خطاب به نمانیدگان مجلس گفت: اي خادمان ملت حال اقتصاد کشور خوب نیست! کمر مردم زیر بار فشار اقتصادي

 
خم شده ولی خم به ابرو نیاورده و پشت رهبري و انقلاب خود همچون کوه ایستادند. 

وي اضافه کرد: پس بیایید از تولید داخل حمایت کنیم، صادرات را تشویق و واردات غیر ضروري را کنترل کنیم و به فکر معیشت

 
کارگران باشیم تا عزت و غرورشان را به انها برگردانیم و براي رفع بیکاري جوانان تصمیمی جدي بگیریم. 

نماینده مردم ساري و میاندورود در مجلس شوراي اسلامی تصریح کرد: دولت و نهادهاي مربوط باید با کاهش فرایند راه اندازي کسب
و کار اوضاع اشتغال را بهبود بخشند تا دردي از دردهاي این جوانان کم شود، چه کسی جوابگوي آرزوهاي بر باد رفته جوانان است

 
براي ازدواجشان جز یک وام 50 میلیونی چه تدابیري اندیشیده شده است؟ 



وي افزود: وسعت این بی تدبیري ها آنقدر زیاد شده که حتی حال کشاورزان مازندران هم وخیم است، کافیست از شرق تا غرب

 
مازندران سفر کنید تا ببینید زمین هاي کشاورزي چگونه به دست تغییر کاربري اراضی به تاراج برده شده است. 

بابایی کارنامی اضافه کرد: نبود حمایت دولت و عدم فروش محصولات و گرانی وحشتناك کود بذر و نبود صنایع تبدیلی و وجود
دلالان علنی شد تا کشاورزان عطاي زمین هایشان را به لقایشان ببخشند و بشکند دست دلالان و مدیران نالایقی که تاوان بلندپروازي

 
آن ها را کشاورزان مظلوم می دهند. 

وي خاطر نشان کرد: کشاورزي را قربانی بی تدبیري خود کرده اید چرا با مدیریت قیمت و تامین نهاده هاي دامی جلوي ورشکستگی

 
مرغدادان و دامداران را نمی گیرید؟ 

نماینده مردم ساري و میاندورود در مجلس شوراي اسلامی گفت: اما مسئله مهم کارگران!! وضعیت کارگران و بازنشستگان تامین
اجتماعی و افراد تحت پوشش بهزیستی با توجه به اصل سه قانون اساسی مناسب نیست ضعف خدمت شما در کجاست؟ مدیر هفت

 
تپه را خلع کنند! 

وي خاطر نشان کرد: بگذارید از مشکلات حوزه انتخابیه خود بگویم نماد توسعه یافتگی هر استان مرکز آن است که ساري به عنوان

 
مرکز استان از توسعه عقب مانده، احداث سد فینسک و تجاوز به حریم منابع آب هاي استان مازندران را محکوم می کنم. 

بابایی کارنامی جاده هاي بی کیفیت! نبود استقرار صنایع بزرگ و مادر! فرسودگی ناوگان حمل و نقل درون شهري و برون شهري!
نبود آسفالت راه هاي روستایی! بی توجهی به صنعت گردشگري! بلاتکلیفی وضعیت زباله سوز و پسماند ساري و میاندورود که معظلی

 
براي چهاردانگه و منطقه محروم پشت کوه کیاسر شده. 

وي تصریح کرد: همه این کم و کاستی ها باعث شد که به واالله قسم ما امروز شرمسار مردم ساري و میاندوردد و به خصوص مردم

 
مناطق محرومش باشیم که هنوز نتوانستیم حتی نام منطقه محروم را از آن ها حذف کنیم. 

نماینده مردم ساري افزود: اگر به فکر تن تب دار مازندران نباشید و دردهاي مازندران به خصوص مرکز استان را درمان نکنید این عدم
رسیدگی به مشکلات آن ها را به معضل ملی تبدیل می کند.



بابایی کارنامی : امروز شرمسار مردم ساري و میاندورد هستم / ساري به

عنوان مرکز استان از توسعه عقب مانده است

منبع: شمال نیوزشماره خبر:  415  |  تاریخ: 1399/08/26

شمال نیوز : وي خاطر نشان کرد: کشاورزي را قربانی بی تدبیري خود کرده اید چرا با مدیریت قیمت و تامین نهاده هاي
دامی جلوي ورشکستگی مرغدادان و دامداران را نمی گیرید؟

شمال نیوز : وي خاطر نشان کرد: کشاورزي را قربانی بی تدبیري خود کرده اید چرا با مدیریت قیمت و تامین نهاده هاي دامی

 
جلوي ورشکستگی مرغدادان و دامداران را نمی گیرید؟.... 

شمال نیوز: نماینده مردم ساري و میاندورود در مجلس شوراي اسلامی با اشاره به
انتخابات ریاست جمهوري آمریکا گفت: در مورد نتایج انتخابات آمریکا سیاست ما
در مقابل آمریکا با آمدن یا نیامدن یک فرد تغییري نمی کند، آقایان در کشوري

 
که خاکش گوهرخیز است مشتی گلابی را کسی گدایی نکنند. 

به گزارش شمال نیوز، علی بابایی کارنامی نماینده مردم ساري و میاندورود در
مجلس شوراي اسلامی طی سخنانی در مجلس شوراي اسلامی با اشاره به

انتخابات ریاست جمهوري آمریکا و حواشی پرداختن به این انتخابات اظهار کرد: نتایج انتخابات آمریکا سیاست ما در مقابل آمریکا با

 
آمدن یا نیامدن یک فرد تغییري نمی کند، آقایان در کشوري که خاکش گوهرخیز است مشتی گلابی را کسی گدایی نکنند. 

وي با بیان اینکه من به عنوان نماینده مردم، آقازاده نیستم، روستایی زاده هستم که از دل جامعه کارگران و کشاورزان با صداقت و
ساده روستایی پشت این تریبون ایستادم، افزود: نمی دانم از سلامت به خطر افتاده این روزهاي مردم بگویم یا معیشت و چرخ هاي

 
اقتصاد له شده! 

نماینده مردم ساري گفت: اگرچه با بیان این دردها برخی مسوولان که خود را به خواب غفلت زده اند نمی توان بیدار کرد و به آنها
نشان داد که مردم می دوند به تورم نمی رسند صاحب خانه نمی شوند پول جمع می کنند و به حداقل سفرهاي پاك نمی رسند، بی

 
شک دولت بداند راي معنادار ملت ایران جوابش فقط شعار تدبیر و امید نبود؟ 

وي ادامه داد: امروز تاریخ انقضاي برخی حرکت هاي شعاري به سر آمده و با توجه به بحران اقتصادي انتظار است به گفت وگوي ملی

 
بپیوندیم تا مانع خواب هاي آشفته دشمنان شویم و به فکر حل مشکلات مردم باشیم. 

بابایی کارنامی خطاب به نمانیدگان مجلس گفت: اي خادمان ملت حال اقتصاد کشور خوب نیست! کمر مردم زیر بار فشار اقتصادي

 
خم شده ولی خم به ابرو نیاورده و پشت رهبري و انقلاب خود همچون کوه ایستادند. 

وي اضافه کرد: پس بیایید از تولید داخل حمایت کنیم، صادرات را تشویق و واردات غیر ضروري را کنترل کنیم و به فکر معیشت

 
کارگران باشیم تا عزت و غرورشان را به انها برگردانیم و براي رفع بیکاري جوانان تصمیمی جدي بگیریم. 



نماینده مردم ساري و میاندورود در مجلس شوراي اسلامی تصریح کرد: دولت و نهادهاي مربوط باید با کاهش فرایند راه اندازي کسب
و کار اوضاع اشتغال را بهبود بخشند تا دردي از دردهاي این جوانان کم شود، چه کسی جوابگوي آرزوهاي بر باد رفته جوانان است

 
براي ازدواجشان جز یک وام 50 میلیونی چه تدابیري اندیشیده شده است؟ 

وي افزود: وسعت این بی تدبیري ها آنقدر زیاد شده که حتی حال کشاورزان مازندران هم وخیم است، کافیست از شرق تا غرب

 
مازندران سفر کنید تا ببینید زمین هاي کشاورزي چگونه به دست تغییر کاربري اراضی به تاراج برده شده است. 

بابایی کارنامی اضافه کرد: نبود حمایت دولت و عدم فروش محصولات و گرانی وحشتناك کود بذر و نبود صنایع تبدیلی و وجود
دلالان علنی شد تا کشاورزان عطاي زمین هایشان را به لقایشان ببخشند و بشکند دست دلالان و مدیران نالایقی که تاوان بلندپروازي

 
آن ها را کشاورزان مظلوم می دهند. 

وي خاطر نشان کرد: کشاورزي را قربانی بی تدبیري خود کرده اید چرا با مدیریت قیمت و تامین نهاده هاي دامی جلوي ورشکستگی

 
مرغدادان و دامداران را نمی گیرید؟ 

نماینده مردم ساري و میاندورود در مجلس شوراي اسلامی گفت: اما مسئله مهم کارگران!! وضعیت کارگران و بازنشستگان تامین
اجتماعی و افراد تحت پوشش بهزیستی با توجه به اصل سه قانون اساسی مناسب نیست ضعف خدمت شما در کجاست؟ مدیر هفت

 
تپه را خلع کنند! 

وي خاطر نشان کرد: بگذارید از مشکلات حوزه انتخابیه خود بگویم نماد توسعه یافتگی هر استان مرکز آن است که ساري به عنوان

 
مرکز استان از توسعه عقب مانده، احداث سد فینسک و تجاوز به حریم منابع آب هاي استان مازندران را محکوم می کنم. 

بابایی کارنامی جاده هاي بی کیفیت! نبود استقرار صنایع بزرگ و مادر! فرسودگی ناوگان حمل و نقل درون شهري و برون شهري!
نبود آسفالت راه هاي روستایی! بی توجهی به صنعت گردشگري! بلاتکلیفی وضعیت زباله سوز و پسماند ساري و میاندورود که معظلی

 
براي چهاردانگه و منطقه محروم پشت کوه کیاسر شده. 

وي تصریح کرد: همه این کم و کاستی ها باعث شد که به واالله قسم ما امروز شرمسار مردم ساري و میاندوردد و به خصوص مردم

 
مناطق محرومش باشیم که هنوز نتوانستیم حتی نام منطقه محروم را از آن ها حذف کنیم. 

نماینده مردم ساري افزود: اگر به فکر تن تب دار مازندران نباشید و دردهاي مازندران به خصوص مرکز استان را درمان نکنید این عدم
رسیدگی به مشکلات آن ها را به معضل ملی تبدیل می کند.



معرفی 39 بسته گسترش کارآفرینی حوزه گیاهان دارویی

منبع: ایسناشماره خبر:  416  |  تاریخ: 1399/08/26

از سوي ستاد توسعه علوم و فناوري گیاهان دارویی و طب سنتی معاونت علمی وفناوري ریاست جمهوري 39 بسته
کارآفرینی در حوزه گیاهان دارویی معرفی شد.

به گزارش ایسنا، براي توسعه این فعالیت هاي کارآفرینی
مبتنی بر صنعت گیاهان دارویی در ستاد توسعه علوم و
فناوري گیاهان دارویی و طب سنتی معاونت علمی یک
کارگروه تخصصی توسعه فناوري و کارآفرینی تشکیل شد و
این کارگروه بر اساس راهبرد دوم سند ملی گیاهان دارویی
و طب سنتی، براي سامان دهی نظام آموزش، پژوهش و
توسعه فناوري و نوآوري درحوزه گیاهان دارویی و فرآورده
هاي گیاهی، در زمینه حمایت از کارآفرینان این صنعت

 
اقداماتی را در دستور کار قرار داده است. 

بررسی طرح ها و پروژه هاي ارجاعی به ستاد، بحث و تبادل نظر پیرامون راهکارهاي سرمایه گذاري در پروژه هاي گیاهان دارویی و
طب سنتی، بحث و بررسی پیرامون احکام پیشنهادي در حوزه صنعت گیاهان دارویی و طب سنتی براي برنامه ششم و همچنین بحث

 
و بررسی پیرامون اولویت بندي در مزیت هاي اقتصادي و نسبی تولید در استان ها، از جمله برنامه هاي این کارگروه است. 

ارائه برنامه هاي پیشنهادي به ستاد در راستاي رفع خلاهاي قانونی و توسعه زیرساخت  هاي اقتصاد دانش بنیان و مشارکت در تدوین
برنامه عملیاتی سالیانه ستاد توسعه علوم و فناوري گیاهان دارویی و طب سنتی براي اجرایی سازي سند ملی گیاهان دارویی و طب

 
سنتی، از دیگر اهداف این کارگروه به شمار می رود. 

بر اساس اعلام معاونت علمی، در این راستا 39 بسته کارآفرینی و اولویت هاي حمایت در دو حوزه دامپزشکی و بذر در سایت این

 
ستاد باگذاري شده است. 

انتهاي پیام



نماینده اعتصاب کننده مجلس: استعفا نمی دهم /بعد از اعتصاب غذا، اعتصاب

آب خواهم کرد

منبع: خبر آنلاینشماره خبر:  417  |  تاریخ: 1399/08/26

ایسنا نوشت: نماینده مردم شهر بابک در مجلس شوراي اسلامی که با اعلام اعتصاب غذاي خود در اعتراض به عدم حل
مشکلات مردم حوزه انتخابیه اش خبرساز شده بود به سوالاتی درباره اعتصاب غذاي خود پاسخ داد و گفت که در صورت بی

توجهی مجدد به خواسته هاي مردم در فاز بعدي اعتصاب آب را نیز به اعتصاب غذایش اضافه می کند.

 ایسنا نوشت: نماینده مردم شهر بابک در مجلس شوراي
اسلامی که با اعلام اعتصاب غذاي خود در اعتراض به عدم حل مشکلات مردم حوزه انتخابیه اش خبرساز شده بود به سوالاتی درباره
اعتصاب غذاي خود پاسخ داد و گفت که در صورت بی توجهی مجدد به خواسته هاي مردم در فاز بعدي اعتصاب آب را نیز به اعتصاب

 
غذایش اضافه می کند. 

مصطفی رضا حسینی قطب آبادي، نماینده شهر بابک در مجلس، درباره این که اعتصاب غذایش چه دردي از مردم دوا می کند و
چطور می تواند مشکل مردم را حل کند گفت: من به عنوان نماینده رسالتم در جهت حقوق از مردم در بعد نظارتی، تذکرات و
همراهی با مردم است و باید از حقوق حقه مردم دفاع کنم. من به عنوان بسیجی و برادر شهید و کسی که هفت شهید در خانواده
داریم پاسدار خون آنها هم هستم و متاسفانه باید بگویم در این برهه از زمان شاهد کمرنگ شدن ارزش ها و کم توجهی به آن
هستیم؛ از سویی ما دائما با مردم کار داریم؛ مستقیما به میان مردم می رویم و مشکلات را به عینه می بینیم روستاهایی است که
مردم در آن آب شرب ندارند و آب در آنجا جیره بندي است آن هم در کشوري که اینقدر منابع داریم اما هنوز مردم ما در مورد اصلی
ترین موضوع که بحث آب یا راه است مشکل دارند، طبیعی است من به عنوان نماینده که از میان مردم بلند شده ام باید به فکر آنها

 
باشم. 

وي با بیان این که دولت باید بیشتر به فکر مردم باشد گفت: من معتقدم به راحتی می توانیم مشکلات را برطرف کرد. شاید تحریم ها
10 درصد اثرگذار بوده است لذا توجیه تحریم پذیرفتنی نیست. مهم ترین موضوع اشتغال است؛ اگر شغل ایجاد شود یک سرپرست

 
خانوار می تواند سر کار برود و نیازهاي خود را تا حدي تامین کند ولی وقتی شغل ندارد رفع نیازهایش ممکن نیست. 

رضا حسینی ایجاد شغل را امري کاملا امکان پذیر دانست و گفت: مثلا در حوزه انتخابیه خودم به راحتی از نعمت مس که خداوند در
منطقه ما قرار داده می توان استفاده کرده و کمتر از یک سال بیکاري را در منطقه ریشه کن کرد. ما طرح ها و برنامه هایی در این



زمینه داریم که می شود 3000 – 4000 شغل ایجاد کرد که مردم از این فلاکت و بدبختی نجات پیدا کنند؛ متاسفانه یا اراده اي

 
وجود ندارد یا دست هایی در کار است که مردم ناراضی باشند. 

وي گفت: من رسالت و وظیفه خود را انجام می دهم و نتیجه اش را از خداوند می خواهم امیدوارم مسئولین مربوطه وسط میدان
بیایند و به مردم کمک کنند. این مردم پایه هاي اصلی نظام هستند و اگر ما مردم را از دست بدهند چیزي براي نظام و کشور باقی
نمی ماند. آنچه که من فکر کردم در این برهه باید براي دفاع از ولایت، ارزش ها، مردم و دفاع از این که مجلس شوراي اسلامی در
راس امور است انجام بدهم این بود. یک روز جنگ بود و من 12 – 13 ساله بودم که به جنگ رفتم و امروز هم باید به نوعی دیگر

 
مبارزه کرد. 

 
 

نماینده شهر بابک دلیل انتخاب اعتصاب غذا و این که این شیوه به عنوان راهی براي اعتراض براي جلب توجه مسئولین به این مسائل
و مشکلات بوده است؟ گفت: من در شش ماهه گذشته مکررا طرح سوال کردم، مراجعه کردم، نامه نوشتم، تلفن زدم، طرح استیضاح
امضاء کردم، با وزرا و معاونین نشستم و آنها وعده دادند و پشت گوش انداختند و مجلس شوراي اسلامی را بی اهمیت دیدند؛ ما باید
راه دیگري را جلو برویم. باید بدانند ما با مردم هستیم همین ها که مسئول هستند؛ آنها را همین مردم انتخاب کردند و به واسطه
مردم مسئول شدند آیا حالا باید به ولی نعمتانشان پشت کنند؟ این رسالت من است که باید انجام دهم. من رسالتم را انجام دادم و تا
آخر اعتصابم را ادامه می دهم. اگر به خواست مردم و رفع مشکلات مردم حوزه انتخابیه ام توجه نکنند فاز بعدي را اجرایی خواهم

 
کرد. 

وي در پاسخ به این سوال که آیا منظورش از فاز بعدي استعفا دادن از نمایندگی مجلس است گفت: من اهل استعفا نیستم؛ محکم می
مانم. الان اعتصاب غذا کرده ام و اگر خواسته هاي مردم عملی نشود بعد از مدتی اعتصاب آب را هم به آن اضافه می کنم به نشانه این

 
که وقتی شما (مردم) آب ندارید بخورید ما هم نمی خوریم. 

رضا حسینی در پاسخ به این سوال که «شش ماهی است که مجلس یازدهم کار خود را آغاز کرده شاید سوال مردم و انتظارشان این
باشد از شما اقدام عملی ببینند» گفت: مردم حوزه انتخابیه کرمان و مناطق محروم که از نداشتن آب، برق و گاز رنج می برند این
ادبیات را خوب متوجه می شوند و این برایشان امیدوار کننده است. ممکن است مردمی که در نعمت آب، برق، گاز و هواي خوب
زندگی می کنند تفسیر دیگري داشته باشند ولی آن خانواده ایثارگرانی که به آنها بی محبتی شده خوب درك می کنند، مردمی که
فضاي آموزشی در روستایشان ندارند این را درك می کنند و خانواده اي که به خاطر نداشتن وسیله نقلیه و راه مناسب زائویشان را
نمی توانند به بیمارستان برسانند و کودك و مادر در راه تلف می شوند این را درك می کنند. اینها واقعیت هاي درون جامعه است که



 
روي آن سرپوش گذاشته اند و نمی خواهند دیده و مطرح شود. 

وي افزود: من صدا و نفس گرم آنها هستم درست است شش ماه است مجلس شوراي اسلامی شروع به کار کرده من در مجلس هشتم
هم نماینده بودم و 26 سال است در این نظام مسئولیت دارم. هر جا بودم همین رفتار انقلابی را داشتم و سوابق ام این را نشان می

 
دهم؛ هیچ گاه از حقوق مردم کوتاه نیامدم و محکم ایستاده ام . 

نماینده شهر بابک در توضیح دلیل انتخاب مجلس براي اعتصاب غذا و این که تا چه زمانی به این اقدام خود ادامه خواهد داد گفت:
مجلس، خانه ملت و محل کار من است بهترین جا همین جاست و امید مردم هم به مجلس شوراي اسلامی است. این امر بستگی به

 
تصمیمات مقامات و مسئولین مربوطه دارد. من تا رفع مشکلات مردم حوزه انتخابیه ام به اعتصاب غذایی ام ادامه می دهم. 
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راه اندازي سامانه مزیت سنجی شغلی در کمیته امداد خراسان شمالی

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  418  |  تاریخ: 1399/08/26

مدیرکل کمیته امداد خراسان شمالی از راه اندازي طرح مزیت سنجی در شهرستان هاي خراسان شمالی خبر داد.

به گزارش گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از
بجنورد ، مجید الهی راد مدیرکل کمیته امداد خراسان
شمالی گفت: به این ترتیب کارآفرینان و فعالان کسب وکار
می توانند مزیت هاي شغلی شهرستان هاي خود را از

 
طریق سامانه مزیت سنجی شغلی استخراج کنند. 

الهی راد هدف از اجراي طرح مزیت سنجی را ارائه نقشه
راه مناسب جهت شروع یا توسعه کسب و کار هاي مناسب

براي علاقه مندان و کارآفرینان هر شهرستان اعلام کرد و افزود: در این سامانه فهرست 50 شغل داراي مزیت در هر شهرستان به

 
صورت رایگان در اختیار دستگاه هاي متولی اشتغال، کارآفرینان و پژوهشگران کسب وکار قرار می گیرد. 

 
بیشتر بخوانید 

- راه اندازي سامانه «سخا» در خراسان شمالی مدیرکل کمیته امداد استان خراسان شمالی بابیان اینکه در این سامانه مزیت سنجی و
اولویت بندي کسب وکار هاي موجود در هر شهرستان بر مبناي یک روش تحقیق انجام شده است، اظهار کرد: در این روش، یک
شناسنامه براي هر شهرستان و یک شناسنامه براي هر کسب وکار تدوین و به مشاغل قابل توسعه و مشاغلی که هنوز در شهرستان راه

 
اندازي نشده و پتانسیل ایجاد آن ها در شهرستان وجود دارد. 

الهی راد عنوان کرد: سامانه جامعه مزیت سنجی شغلی هم اکنون به آدرس الکترونیکی http://maziyatjob.emdad.ir در
اختیار دستگاه هاي متولی اشتغال، کارآفرینان و پژوهشگران حوزه کسب وکار قرار دارد.



مدیرعامل شرکت الوان ثابت: کارکنید، یاد بگیرید، تجربه کنید

منبع: روزنامه همدان پیامشماره خبر:  419  |  تاریخ: 1399/08/26

این روزها با شنیدن کلمه کارآفرین تنها چیزي که به ذهن ها می رسد شغل، درآمد و پول است و زمانی که در روزنامه ،
تلویزیون، رادیو و سایر رسانه ها اسمی از کارآفرین برده می شود همه مردم با تحسین به آنها نگاه کرده و حل مشکل بیکاري فرزندان
خود را در گرو فعالیت این افراد می دانند که تا حد زیادي تفکر درستی است، اما کارآفرینی یعنی چه؟ آیا می دانیم یک تولیدکننده
چقدر براي رسیدن به جایگاهش تلاش کرده؟ آیا هرکسی که یک مغازه باز کرده یا چند نفر را مشغول به کار کند، کارآفرین است؟

 
اصلا کارآفرین چه کسی است؟ چه تفکري دارد؟ 

 
کارآفرین، انسانی است که یک ایده به ذهنش رسیده و خطر می کند و ایده و فکرش را به ارزش افزوده تبدیل می کند. 

کارآفرینی مهم ترین راه براي ایجاد اشتغال، رفع مشکل بیکاري و توسعه اقتصادي در جامعه است و باید براي افزایش و رونق تولید به

 
این مؤلفه توجه بیشتري شود؛ زیرا استقلال و سربلندي یک کشور در گرو تولید و خودکفایی است. 

امروزه مقوله کارآفرینی مرز و بوم نمی شناسد و تمامی کشورها اعم از توسعه یافته و درحال توسعه به این مقوله توجه ویژه دارند و

 
استان همدان نیز در این زمینه حرف هاي بسیاري براي گفتن دارد و در کشور سرآمد است. 

شاید نام شرکت «الوان ثابت» به گوش برخی همدانی هاي آشنا باشد، شرکتی که از سال 82 توسط فردي که از اهالی استان یزد
است از ورشکستگی نجات پیدا کرده و یک بار دیگر کار خود را با قدرت بیشتري آغاز کرد و اکنون با 170 نفر نیرو مشغول فعالیت

 
است. 

مدیرعامل شرکت الوان ثابت از روزهایی که در فکر ایجاد اشتغال بود، این گونه بیان می کند: زمانی که در بازرگانی رنگ هاي نساجی
مشغول به کار بودم همیشه در ذهنم بود که کشور به یک کارخانه تولید رنگ نیاز دارد تا از کشورهاي دیگر در این زمینه بی نیاز
شود. زمانی که متوجه شدم کارخانه اي در استان همدان با این کاربري ورشکست شده و قرار است واگذار شود، این فکر در ذهن من

 
پررنگ تر شد. 

محمد وهاب زاده ادامه می دهد: زمانی که براي گرفتن کارخانه اقدام کردم مخالفان زیادي داشتم و همه بر این باور بودند که این
کارخانه جاي کار ندارد، حتی تفکر دولت نیز همین بود که این شرکت را واگذار کرد، اما به لطف خدا و تلاش هاي شبانه روزي خودم

 
و تیم همراهم کارخانه ورشکسته را به کارخانه اي تبدیل کردیم که در کشور و در حوزه رنگ حرف هاي زیادي براي گفتن دارد. 

وي از مشکلاتی که بر سر راهش بوده است این گونه می گوید: در کار تولید مشکل و موانع زیاد است اما اگر به این فکر کنیم که با
کار تیمی و با همراهی یکدیگر می توانیم مشکلات را برطرف کنیم و به خدا و کار خود ایمان داشته باشیم دیگر مشکلات آنقدر بزرگ

 
دیده نمی شود که بخواهد در کار ما خلل وارد کند. 

وهاب زاده درباره جوانانی که سوداي کارآفرینی در سر دارند، اظهار می کند: در کشور ما و استان همدان جوانانی داریم که پر از ایده
هستند و جویاي کار، کسانی که تخصص دارند و در فکر برقراري کار هستند، ابتدا باید در کنار کسانی که این راه را گذرانده اند و سرد

 
و گرم روزگار را چشیده اند قرار بگیرند، یاد بگیرند و تجربه کنند، سپس از علم و تجربه خود براي کارآفرینی استفاده کنند. 

وي در پاسخ به این پرسش که چرا در استان یزد کارخانه نساخته است، این گونه توضیح می دهد: کسی که کارآفرین است نگاه
شخصی ندارد، ملک شخصی ندارد، اگر من شغلی را ایجاد می کنم، کارخانه اي می سازم یا احیا می کنم، تنها به فکر خودم و شهرم
نیستم؛ همه از یک مرز و بوم هستیم و براي توسعه ایران تلاش می کنیم، پس منی که اهل یزد هستم با این تفکر که همه جا سراي
من است کارم را در شهر دیگر آغاز می کنم تا جوانان ایرانی را مشغول به کار کنم، براي من همدان، یزد، تهران و جاي دیگر هیچ

 
تفاوتی ندارد. 



وي از حال و احوال این روزهاي خود می گوید: از سال 82 که شرکت به بخش خصوصی واگذار شد، تلاش کردیم که با برنامه ریزي

 
شرکت را از تک بعدي بودن خارج کنیم و تولیدات دیگر را نیز به محصولات خود اضافه کردیم. 

وهاب زاده درباره پیشرفت هاي خود در این زمینه بیان می کند: از ده سال پیش با برقراري واحد تحقیق و توسعه و تلاش نیروهایی

 
که در شرکت فعال هستند، توانستیم با تولید رنگ خوراکی و دارویی کشور را در این زمینه از سایر کشورها بی نیاز کنیم. 

وي درباره کار در شرایط کرونا توضیح می دهد: در شرایط کرونایی که برخی از کارخانه ها مجبور به تعدیل نیرو شدند، ما نه تنها نیرو

 
کم نکردیم بلکه تا 170 نفر نیز افزایش نیرو داشتیم. 

وهاب زاده در پایان بیان می کند: آرزوي من این است که با نیروهاي فعالی که دارم در زمینه رنگ جاي چین را در دنیا بگیریم و نام
کشور را بر سر زبان ها بندازیم.



عزم قشم براي اتمام پروژه هاي نیمه تمام

منبع: فریناشماره خبر:  420  |  تاریخ: 1399/08/26

همزمان با مراحل پایانی برنامه ریزي براي تهیه برنامه و بودجه 1400 استان هرمزگان، جلسه هم اندیشی با حضور معاون
فرهنگی، اجتماعی و گردشگري سازمان منطقه آ...

همزمان با مراحل پایانی برنامه ریزي براي تهیه برنامه و
بودجه 1400 استان هرمزگان، جلسه هم اندیشی با حضور
معاون فرهنگی، اجتماعی و گردشگري سازمان منطقه آزاد
قشم و رییس سازمان مدیریت و برنامه ریزي هرمزگان

 
برگزار شد. 

به گزارش فرینا به نقل از شمانیوز، مرتضی شیخ زاده و
صالح دریانورد در این جلسه پیرامون موضوعات مختلفی از
جمله نحوه هزینه کرد منابع، ایجاد هماهنگی و افزایش
همکاري هاي دو طرف جهت به اتمام رساندن پروژه هاي
عمرانی در منطقه با استفاده از ظرفیت هاي موجود

 
مذاکراتی داشتند. 

معاون فرهنگی، اجتماعی و گردشگري سازمان منطقه آزاد قشم در این جلسه اعلام کرد که در راستاي اجراي منویات رئیس هیئت
مدیره و مدیرعامل سازمان منطقه آزاد قشم اقدامات و فعالیت هاي این سازمان براي اتمام پروژه هاي در دست اجرا در این منطقه با
قوت و سرعت ادامه خواهد یافت و معاونت عمرانی این سازمان با تلاش شبانه روزي براي به ثمر نشاندن این پروژه ها فعالیت می

 
نمایند. 

در این جلسه همچنین بر استفاده از تمام ظرفیت ها و پتانسیل هاي موجود جهت اتمام پروژه هاي ملی تاکید شد و عنوان شد که
باید با تقویت بخش خصوصی از ظرفیت هاي این بخش نیز استفاده شده و زمینه ثروت آوري و ایجاد اشتغال پایدار براي ساکنان

 
جزیره قشم ایجاد شود. 

در پایان این نشست نیز اعلام شد که برگزاري نشست هاي مشابه می تواند زمینه ساز ایجاد شناخت هرچه بیشتر مشکلات بخش
هاي مختلف اقتصادي را فراهم کند و همچنین به تسهیل و روان سازي فرآیند اتمام پروژه هاي نیمه تمام کمک کند.



نماینده مجلس: اگر به خواسته هاي مردم بی توجهی شود اعتصاب آب را هم

اضافه می کنم

منبع: آخرین خبرشماره خبر:  421  |  تاریخ: 1399/08/26

نماینده مجلس: اگر به خواسته هاي مردم بی توجهی شود

 
اعتصاب آب را هم اضافه می کنم 

ایسنا/ نماینده مردم شهر بابک در مجلس شوراي اسلامی
که با اعلام اعتصاب غذاي خود در اعتراض به عدم حل
مشکلات مردم حوزه انتخابیه اش خبرساز شده بود به
سوالاتی درباره اعتصاب غذاي خود پاسخ داد و گفت که در
صورت بی توجهی مجدد به خواسته هاي مردم در فاز
بعدي اعتصاب آب را نیز به اعتصاب غذایش اضافه می کند.

مصطفی رضا حسینی قطب آبادي نماینده شهر بابک در مجلس در گفت وگو با ایسنا درباره این که اعتصاب غذایش چه دردي از
مردم دوا می کند و چطور می تواند مشکل مردم را حل کند گفت: من به عنوان نماینده رسالتم در جهت حقوق از مردم در بعد
نظارتی، تذکرات و همراهی با مردم است و باید از حقوق حقه مردم دفاع کنم. من به عنوان بسیجی و برادر شهید و کسی که هفت
شهید در خانواده داریم پاسدار خون آنها هم هستم و متاسفانه باید بگویم در این برهه از زمان شاهد کمرنگ شدن ارزش ها و کم
توجهی به آن هستیم؛ از سویی ما دائما با مردم کار داریم؛ مستقیما به میان مردم می رویم و مشکلات را به عینه می بینیم
روستاهایی است که مردم در آن آب شرب ندارند و آب در آنجا جیره بندي است آن هم در کشوري که اینقدر منابع داریم اما هنوز
مردم ما در مورد اصلی ترین موضوع که بحث آب یا راه است مشکل دارند، طبیعی است من به عنوان نماینده که از میان مردم بلند

 
شده ام باید به فکر آنها باشم. 

وي با بیان این که دولت باید بیشتر به فکر مردم باشد گفت: من معتقدم به راحتی می توانیم مشکلات را برطرف کرد. شاید تحریم ها
10 درصد اثرگذار بوده است لذا توجیه تحریم پذیرفتنی نیست. مهم ترین موضوع اشتغال است؛ اگر شغل ایجاد شود یک سرپرست

 
خانوار می تواند سر کار برود و نیازهاي خود را تا حدي تامین کند ولی وقتی شغل ندارد رفع نیازهایش ممکن نیست. 

رضا حسینی ایجاد شغل را امري کاملا امکان پذیر دانست و گفت: مثلا در حوزه انتخابیه خودم به راحتی از نعمت مس که خداوند در
منطقه ما قرار داده می توان استفاده کرده و کمتر از یک سال بیکاري را در منطقه ریشه کن کرد. ما طرح ها و برنامه هایی در این
زمینه داریم که می شود 3000 - 4000 شغل ایجاد کرد که مردم از این فلاکت و بدبختی نجات پیدا کنند؛ متاسفانه یا اراده اي

 
وجود ندارد یا دست هایی در کار است که مردم ناراضی باشند. 

وي گفت: من رسالت و وظیفه خود را انجام می دهم و نتیجه اش را از خداوند می خواهم امیدوارم مسئولین مربوطه وسط میدان
بیایند و به مردم کمک کنند. این مردم پایه هاي اصلی نظام هستند و اگر ما مردم را از دست بدهند چیزي براي نظام و کشور باقی



نمی ماند. آنچه که من فکر کردم در این برهه باید براي دفاع از ولایت، ارزش ها، مردم و دفاع از این که مجلس شوراي اسلامی در
راس امور است انجام بدهم این بود. یک روز جنگ بود و من 12 - 13 ساله بودم که به جنگ رفتم و امروز هم باید به نوعی دیگر

 
مبارزه کرد. 

نماینده شهر بابک دلیل انتخاب اعتصاب غذا و این که این شیوه به عنوان راهی براي اعتراض براي جلب توجه مسئولین به این مسائل
و مشکلات بوده است؟ گفت: من در شش ماهه گذشته مکررا طرح سوال کردم، مراجعه کردم، نامه نوشتم، تلفن زدم، طرح استیضاح
امضاء کردم، با وزرا و معاونین نشستم و آنها وعده دادند و پشت گوش انداختند و مجلس شوراي اسلامی را بی اهمیت دیدند؛ ما باید
راه دیگري را جلو برویم. باید بدانند ما با مردم هستیم همین ها که مسئول هستند؛ آنها را همین مردم انتخاب کردند و به واسطه
مردم مسئول شدند آیا حالا باید به ولی نعمتانشان پشت کنند؟ این رسالت من است که باید انجام دهم. من رسالتم را انجام دادم و تا
آخر اعتصابم را ادامه می دهم. اگر به خواست مردم و رفع مشکلات مردم حوزه انتخابیه ام توجه نکنند فاز بعدي را اجرایی خواهم

 
کرد. 

وي در پاسخ به این سوال که آیا منظورش از فاز بعدي استعفا دادن از نمایندگی مجلس است گفت: من اهل استعفا نیستم؛ محکم می
مانم. الان اعتصاب غذا کرده ام و اگر خواسته هاي مردم عملی نشود بعد از مدتی اعتصاب آب را هم به آن اضافه می کنم به نشانه این

 
که وقتی شما (مردم) آب ندارید بخورید ما هم نمی خوریم. 

رضا حسینی در پاسخ به این سوال که «شش ماهی است که مجلس یازدهم کار خود را آغاز کرده شاید سوال مردم و انتظارشان این
باشد از شما اقدام عملی ببینند» گفت: مردم حوزه انتخابیه کرمان و مناطق محروم که از نداشتن آب، برق و گاز رنج می برند این
ادبیات را خوب متوجه می شوند و این برایشان امیدوار کننده است. ممکن است مردمی که در نعمت آب، برق، گاز و هواي خوب
زندگی می کنند تفسیر دیگري داشته باشند ولی آن خانواده ایثارگرانی که به آنها بی محبتی شده خوب درك می کنند، مردمی که
فضاي آموزشی در روستایشان ندارند این را درك می کنند و خانواده اي که به خاطر نداشتن وسیله نقلیه و راه مناسب زائویشان را
نمی توانند به بیمارستان برسانند و کودك و مادر در راه تلف می شوند این را درك می کنند. اینها واقعیت هاي درون جامعه است که

 
روي آن سرپوش گذاشته اند و نمی خواهند دیده و مطرح شود. 

وي افزود: من صدا و نفس گرم آنها هستم درست است شش ماه است مجلس شوراي اسلامی شروع به کار کرده من در مجلس هشتم
هم نماینده بودم و 26 سال است در این نظام مسئولیت دارم. هر جا بودم همین رفتار انقلابی را داشتم و سوابق ام این را نشان می

 
دهم؛ هیچ گاه از حقوق مردم کوتاه نیامدم و محکم ایستاده ام . 

نماینده شهر بابک در توضیح دلیل انتخاب مجلس براي اعتصاب غذا و این که تا چه زمانی به این اقدام خود ادامه خواهد داد گفت:
مجلس، خانه ملت و محل کار من است بهترین جا همین جاست و امید مردم هم به مجلس شوراي اسلامی است. این امر بستگی به

 
تصمیمات مقامات و مسئولین مربوطه دارد. من تا رفع مشکلات مردم حوزه انتخابیه ام به اعتصاب غذایی ام ادامه می دهم. 

 
به پیج اینستاگرامی «آخرین خبر» بپیوندید 
instagram.com/akharinkhabar



تقویت حوزه هاي درمانی و آموزشی باهدف کشف استعدادهاي جامعه محلی

قشم

منبع: فریناشماره خبر:  422  |  تاریخ: 1399/08/26

جلسه وبیناري معاونت فرهنگی، اجتماعی و گردشگري منطقه آزاد قشم با نماینده جهاد دانشگاهی کشور با موضوع اجرایی
کردن مفاد تفاهمنامه منعقده بین دو ارگان بر...

جلسه وبیناري معاونت فرهنگی، اجتماعی و گردشگري
منطقه آزاد قشم با نماینده جهاد دانشگاهی کشور با
موضوع اجرایی کردن مفاد تفاهمنامه منعقده بین دو ارگان

 
برگزار شد. 

به گزارش فرینا به نقل از شما و اقتصاد، تقویت حوزه هاي
مختلف درمانی، فرهنگی، آموزشی و پژوهشی با تمرکز بر
کشف استعدادهاي جامعه محلی و به فعل رساندن این
استعدادها موضوع اصلی جلسه وبیناري با حضور مرتضی
شیخ زاده، معاون فرهنگی، اجتماعی و گردشگري سازمان
منطقه آزاد قشم، فرشته سلجوقی، مدیر اجتماعی و سلامت

 
این سازمان و دکتر منزوي به نمایندگی از جهاد دانشگاهی کشور بود. 

این تفاهم نامه که در تاریخ 15 شهریورماه امسال به امضاي حمیدرضا طیبی، رییس جهاد دانشگاهی و حمیدرضا مومنی، رییس هیات
مدیره و مدیرعامل سازمان منطقه آزاد قشم رسید، در سه حوزه پژوهش، فناوري و خدمات تخصصی، فرهنگی و آموزش، اشتغال و

 
کارآفرینی تدوین شده و باهدف توسعه حوزه هاي مذکور در جزیره قشم در حال اجرا است. 

شناسایی توانمندي ها و ایجاد زمینه هاي همکاري مطلوب میان سازمان و جهاد، مشاوره و اجراي پروژه هاي افکار سنجی، همکاري
درزمینه تعیین اولویت هاي آموزشی، مشاوره در برگزاري کارگاه ها و دوره هاي آموزشی تخصصی کوتاه مدت و ... بخشی از مفاد این

تفاهم نامه می باشد.



توضیحات آقاي نماینده درباره اعتصاب غذایش/ به خواست مردم بی توجهی

شود، اعتصاب آب را هم اضافه می کنم

منبع: اقتصاد نیوزشماره خبر:  423  |  تاریخ: 1399/08/26

نماینده مردم شهر بابک در مجلس شوراي اسلامی که با اعلام اعتصاب غذاي خود در اعتراض به عدم حل مشکلات مردم
حوزه انتخابیه اش خبرساز شده بود به سوالاتی درباره اعتصاب غذاي خود پاسخ داد و گفت که در صورت بی توجهی مجدد

به خواسته هاي مردم در فاز بعدي اعتصاب آب را نیز به اعتصاب غذایش اضافه می کند.

توضیحات آقاي نماینده درباره اعتصاب غذایش/ به خواست

 
مردم بی توجهی شود، اعتصاب آب را هم اضافه می کنم 

اقتصاد نیوز : نماینده مردم شهر بابک در مجلس شوراي
اسلامی که با اعلام اعتصاب غذاي خود در اعتراض به عدم
حل مشکلات مردم حوزه انتخابیه اش خبرساز شده بود به
سوالاتی درباره اعتصاب غذاي خود پاسخ داد و گفت که در
صورت بی توجهی مجدد به خواسته هاي مردم در فاز بعدي

 
اعتصاب آب را نیز به اعتصاب غذایش اضافه می کند. 

به گزارش اقتصادنیوز به نقل از ایسنا، مصطفی رضا حسینی قطب آبادي، نماینده شهر بابک در مجلس، درباره این که اعتصاب غذایش
چه دردي از مردم دوا می کند و چطور می تواند مشکل مردم را حل کند گفت: من به عنوان نماینده رسالتم در جهت حقوق از مردم
در بعد نظارتی، تذکرات و همراهی با مردم است و باید از حقوق حقه مردم دفاع کنم. من به عنوان بسیجی و برادر شهید و کسی که
هفت شهید در خانواده داریم پاسدار خون آنها هم هستم و متاسفانه باید بگویم در این برهه از زمان شاهد کمرنگ شدن ارزش ها و
کم توجهی به آن هستیم؛ از سویی ما دائما با مردم کار داریم؛ مستقیما به میان مردم می رویم و مشکلات را به عینه می بینیم
روستاهایی است که مردم در آن آب شرب ندارند و آب در آنجا جیره بندي است آن هم در کشوري که اینقدر منابع داریم اما هنوز
مردم ما در مورد اصلی ترین موضوع که بحث آب یا راه است مشکل دارند، طبیعی است من به عنوان نماینده که از میان مردم بلند

 
شده ام باید به فکر آنها باشم. 

وي با بیان این که دولت باید بیشتر به فکر مردم باشد گفت: من معتقدم به راحتی می توانیم مشکلات را برطرف کرد. شاید تحریم ها
10 درصد اثرگذار بوده است لذا توجیه تحریم پذیرفتنی نیست. مهم ترین موضوع اشتغال است؛ اگر شغل ایجاد شود یک سرپرست

 
خانوار می تواند سر کار برود و نیازهاي خود را تا حدي تامین کند ولی وقتی شغل ندارد رفع نیازهایش ممکن نیست. 

رضا حسینی ایجاد شغل را امري کاملا امکان پذیر دانست و گفت: مثلا در حوزه انتخابیه خودم به راحتی از نعمت مس که خداوند در
منطقه ما قرار داده می توان استفاده کرده و کمتر از یک سال بیکاري را در منطقه ریشه کن کرد. ما طرح ها و برنامه هایی در این
زمینه داریم که می شود 3000 - 4000 شغل ایجاد کرد که مردم از این فلاکت و بدبختی نجات پیدا کنند؛ متاسفانه یا اراده اي

 
وجود ندارد یا دست هایی در کار است که مردم ناراضی باشند. 



وي گفت: من رسالت و وظیفه خود را انجام می دهم و نتیجه اش را از خداوند می خواهم امیدوارم مسئولین مربوطه وسط میدان
بیایند و به مردم کمک کنند. این مردم پایه هاي اصلی نظام هستند و اگر ما مردم را از دست بدهند چیزي براي نظام و کشور باقی
نمی ماند. آنچه که من فکر کردم در این برهه باید براي دفاع از ولایت، ارزش ها، مردم و دفاع از این که مجلس شوراي اسلامی در
راس امور است انجام بدهم این بود. یک روز جنگ بود و من 12 - 13 ساله بودم که به جنگ رفتم و امروز هم باید به نوعی دیگر

 
مبارزه کرد. 

نماینده شهر بابک دلیل انتخاب اعتصاب غذا و این که این شیوه به عنوان راهی براي اعتراض براي جلب توجه مسئولین به این مسائل
و مشکلات بوده است؟ گفت: من در شش ماهه گذشته مکررا طرح سوال کردم، مراجعه کردم، نامه نوشتم، تلفن زدم، طرح استیضاح
امضاء کردم، با وزرا و معاونین نشستم و آنها وعده دادند و پشت گوش انداختند و مجلس شوراي اسلامی را بی اهمیت دیدند؛ ما باید
راه دیگري را جلو برویم. باید بدانند ما با مردم هستیم همین ها که مسئول هستند؛ آنها را همین مردم انتخاب کردند و به واسطه
مردم مسئول شدند آیا حالا باید به ولی نعمتانشان پشت کنند؟ این رسالت من است که باید انجام دهم. من رسالتم را انجام دادم و تا
آخر اعتصابم را ادامه می دهم. اگر به خواست مردم و رفع مشکلات مردم حوزه انتخابیه ام توجه نکنند فاز بعدي را اجرایی خواهم

 
کرد. 

وي در پاسخ به این سوال که آیا منظورش از فاز بعدي استعفا دادن از نمایندگی مجلس است گفت: من اهل استعفا نیستم؛ محکم می
مانم. الان اعتصاب غذا کرده ام و اگر خواسته هاي مردم عملی نشود بعد از مدتی اعتصاب آب را هم به آن اضافه می کنم به نشانه این

 
که وقتی شما (مردم) آب ندارید بخورید ما هم نمی خوریم. 

رضا حسینی در پاسخ به این سوال که «شش ماهی است که مجلس دهم کار خود را آغاز کرده شاید سوال مردم و انتظارشان این
باشد از شما اقدام عملی ببینند» گفت: مردم حوزه انتخابیه کرمان و مناطق محروم که از نداشتن آب، برق و گاز رنج می برند این
ادبیات را خوب متوجه می شوند و این برایشان امیدوار کننده است. ممکن است مردمی که در نعمت آب، برق، گاز و هواي خوب
زندگی می کنند تفسیر دیگري داشته باشند ولی آن خانواده ایثارگرانی که به آنها بی محبتی شده خوب درك می کنند، مردمی که
فضاي آموزشی در روستایشان ندارند این را درك می کنند و خانواده اي که به خاطر نداشتن وسیله نقلیه و راه مناسب زائویشان را
نمی توانند به بیمارستان برسانند و کودك و مادر در راه تلف می شوند این را درك می کنند. اینها واقعیت هاي درون جامعه است که

 
روي آن سرپوش گذاشته اند و نمی خواهند دیده و مطرح شود. 

وي افزود: من صدا و نفس گرم آنها هستم درست است شش ماه است مجلس شوراي اسلامی شروع به کار کرده من در مجلس هشتم
هم نماینده بودم و 26 سال است در این نظام مسئولیت دارم. هر جا بودم همین رفتار انقلابی را داشتم و سوابق ام این را نشان می

 
دهم؛ هیچ گاه از حقوق مردم کوتاه نیامدم و محکم ایستاده ام . 

نماینده شهر بابک در توضیح دلیل انتخاب مجلس براي اعتصاب غذا و این که تا چه زمانی به این اقدام خود ادامه خواهد داد گفت:
مجلس، خانه ملت و محل کار من است بهترین جا همین جاست و امید مردم هم به مجلس شوراي اسلامی است. این امر بستگی به

تصمیمات مقامات و مسئولین مربوطه دارد. من تا رفع مشکلات مردم حوزه انتخابیه ام به اعتصاب غذایی ام ادامه می دهم.



تجاري سازي محصولات و صنایع تبدیلی نیاز ضروري کشاورزي تیران

منبع: سپاهان نیوزشماره خبر:  424  |  تاریخ: 1399/08/26

پیام سپاهان - اصفهان- شهرستان تیران و کرون ظرفیت بالایی در تولیدات کشاورزي استان اصفهان دارد که شکوفایی آن با
هدف افزایش ارزش اقتصادي به اعتقاد کارشناسان میزگرد ایرنا نیازمند تجاري سازي محصولات و صنایع تبدیلی و تکمیلی

است که باید تدبیر ویژه اي براي تحقق این مهم اندیشیده شود.

پیام سپاهان - اصفهان- شهرستان تیران و کرون ظرفیت
بالایی در تولیدات کشاورزي استان اصفهان دارد که
شکوفایی آن با هدف افزایش ارزش اقتصادي به اعتقاد
کارشناسان میزگرد ایرنا نیازمند تجاري سازي محصولات و
صنایع تبدیلی و تکمیلی است که باید تدبیر ویژه اي براي

 
تحقق این مهم اندیشیده شود. 

به گزارش ایرنا، صنایع تبدیلی و تکمیلی بخش کشاورزي
به صنایعی گفته می شود که با انجام کارهاي مختلف روي

محصولات زراعی، باغی، دامی، طیور، شیلات، جنگل و مرتع، باعث افزایش ارزش اقتصادي این محصولات شود؛ این صنایع، انواع

 
محصولات کشاورزي و دامی به مواد مختلف و قابل مصرف تبدیل و رابطه با ارزشی بین کشاورزي و صنعت، ایجاد می کند. 

صنایع غذایی از نظر وسعت و گستردگی، دومین مقام را در جهان داراست که این موضوع اهمیت سرمایه گذاري در این بخش براي
اشتغال، تولید و رشد اقتصادي را نشان می دهد که با توجه به آثار مستقیم و غیرمستقیم صنایع غذایی و فرآوري محصولات کشاورزي

 
در بخش تولید و اشتغال موجب رشد و شکوفایی اقتصاد در سطح کلان می شود. 

ظرفیت هاي تولیدي محصولات بخش کشاورزي و توسعه صنایع تبدیلی وابسته به این بخش مهم اقتصادي نوید دهنده قابلیت هاي
متنوع براي ارزآوري بیشتر بوده و صادرات بخش کشاورزي بعنوان یکی از اولویت هاي اساسی وزارت صنعت، معدن و تجارت از حیث

 
حمایت از تولید و اشتغال در برنامه هاي پنج ساله توسعه کشور مورد توجه ویژه است. 

میزان ارزش افزوده در این صنایع با ارزش افزوده در صنایع پتروشیمی برابري دارد که یعنی صادرات این به شکوفایی اقتصادي و
تحقق اقتصاد مقاومتی کمک می کند و صنایع تبدیلی می توانند امکان مصرف و نگهداري محصولات کشتورزي را در طی سال میسر

 
کند. 

بر اساس آمارها بخش کشاورزي 15 درصد تولید ناخالص داخلی، 21 درصد اشتغال و 22 درصد صادرات غیرنفتی کشور را تشکیل
می دهد از سویی دیگر ضایعات محصولات کشاورزي در کشور سالانه 15.3 میلیون تن معادل 17.5 درصد تولید است و این وضع

 
کمبود صنایع تبدیلی در کشور را حکایت می کند. 

فرآوري، بسته بندي و برندسازي از مولفه هاي مهم تجاري سازي محصولات کشاورزي است که پس از این مرحله گسترش دیپلماسی

 
براي جذب بازارهاي بین المللی نیز نیاز است. 

ورود به بازارهاي جدید تجاري به دلیل مازاد قابل توجه تولیدات کشاورزي کشور، امري ضروري است اما باید براي این کار به پیش
مقدمه هاي آن مثل فرآوري و بسته بندي توجه شود چرا که خام فروشی و بدون توجه به مقوله هاي تبلیغاتی سود حداکثري را به

 
کشاورز، سرمایه گذار و اقتصاد کشور نمی رساند و بیشتر دلال و کشورهاي بهرهه بردار از آن منفعت می برند. 

11 درصد اشتغال و 7 درصد از تولید ناخالص ملی اصفهان در بخش کشاورزي است که این استان در میزان سطح زیر کشت



محصولات گلخانه اي شامل سبزي و صیفی و گل و گیاه زینتی از رتبه و جایگاه بالایی برخورد داراست اما کمترین توجه به

 
موضوعاتی مثل فرآوري و تجاري سازي این ظرفیت شده است. 

آلمان، انگلیس، هلند، کرواسی، گرجستان، استرالیا، کانادا، کره جنوبی، ارمنستان، کویت، آمریکا، چین، هند، مالزي، سنگاپور،
آذربایجان، ترکمنستان، تاجیکستان، ازبکستان، بحرین، پاکستان، قطر، عربستان، سومالی، قزاقستان، عراق، افغانستان، عمان، سودان و

 
سومالی از مقاصد صادرات کشاورزي و دامی استان اصفهان به شمار می روند. 

تیران و کرون داراي با ظرفیت 21 هزار هکتار اراضی کشاورزي، داراي 180 هکتار محیط گلخانه اي است که این شهرستان رتبه اول
گلخانه هاي صنعتی استان اصفهان را به خود اختصاص داده و سالانه بیش از 36 هزار تن محصول تولید و بیش از 20 درصد از آن به

 
خارج کشور صادر می شود. 

انگور، گیاهان دارویی و محصولات باغی از دیگر محصولات کشاورزي این شهرستان است که مرغوب و داراي ظرفیت صادرات و
فرآوري است اما تجاري سازي این تولیدات مورد بی توجهی و یا فراموشی قرار گرفته و کشاورزان و فعالان اقتصادي را از داشتن سود

 
زیاد محروم کرده است. 

بی توجهی به فرآوري، برندسازي، نگهداري و تجاري سازي محصولات کشاورزي در تیران و کرون در مقطع زمانی خاص که مشکل
کمبود تقاضا محصول خام فراگیر می شود چالش هاي خود را نشان می دهد و مدیریت این شهرستان با نارضایتی و حجمی از
اعتراض ها روبرو خواهد شد و پیش از اینکه فعالان بخش کشاورزي خسارت ببینند و نسبت به بی تدبیري و نبود آینده نگري ها

 
اعتراض کنند، لازم است مسوولان امر در رفع این مشکلات چاره اي بیندیشند. 

خبرگزاري جمهوري اسلامی استان اصفهان در همین ارتباط میزگردي با عنوان" تجاري سازي محصولات کشاورزي و صنایع تبدیلی
نیاز ضروري کشاورزي تیران و کرون" با حضور شهرام آذرپی معاون برنامه ریزي و عمرانی فرمانداري تیران و کرون، رضا طاهري
رئیس دانشگاه علمی و کاربردي تیران، غلامرضا حیدري کارآفرین و نماینده کشاورزان شهرستان، رامین ناظمی معاون فنی اداره و

 
ایمان قدیري کارشناس اداره جهاد کشاورزي تیران و کرون برگزار کرد. 

 
ضرورت سرمایه گذاري براي تجاري سازي محصولات 

معاون فنی اداره جهاد کشاورزي تیران و کرون گفت: صنایع تبدیلی حلقه مفقود در حوزه کشاورزي این شهرستان محسوب و موضوع

 
مهم تجاري سازي مغفول مانده است. 

رامین ناظمی در این میزگرد ایرنا با اشاره به فعالیت گسترده در تولید محصولات گلخانه، تولید داروهاي گیاهی و انگور در این منطقه
افزود: عرضه محصولات این شهرستان با واسطه ها و دلالان و شرکت هاي مهم در بازار انجام می شود و سرمایه گذاري براي تجاري

 
سازي محصولات انجام نشده است. 

وي با بیان اینکه سالانه 12 تن انگور، 2 تن زعفران، 2 تن موسیر، 36 هزار تن محصول گلخانه اي در تیران و کرون تولید می شود

 
اظهارداشت: 60 درصد از تولید انگور شهرستان مصرف خوراکی و مابقی آن براي تولید شیره، سرکه و کشمش استفاده می شود. 

وي اضافه کرد: 90 درصد از کل تولید محصولات گلخانه اي شهرستان فلفل و مابقی خیار، گوجه زیتونی است که 20 درصد از کل

 
تولید این بخش قابلیت صادراتی و فروش ویژه ندارد و در بازارهاي محلی عرضه می شود. 

 
لزوم ایجاد سردخانه و تمرکز بر صنایع تبدیلی 

معاون فنی اداره جهاد کشاورزي تیران و کرون بیان کرد: تمام تلاش کشاورزان منطقه عرضه بلافاصله این محصولات در بازار است و
زیرساخت مثل سردخانه براي نگهداري از تولیدات کشاورزي وجود ندارد که این موضوع تهدیدي جدي براي سرمایه گذاران این

 
بخش در مواقع حساس و نبود تقاضا محسوب می شود. 

به گفته وي نبود زیرساخت و سرمایه گذاري در بخش صنایع تبدیلی منفعت را کاهش داده و محصولات مرغوب این شهرستان با برند

 
دیگر مناطق کشور عرضه می شود و بخش عمده سود به جیب واسطه ها می رود. 

وي اضافه کرد: تاکنون تمرکز کمتري از سوي مسئولان و سرمایه گذاران براي فعالیت در حوزه صنایع تبدیلی و تجاري سازي
محصولات کشاورزي شده که باید فعالیت تبلیغی و هدف گذاري منطقی انجام شود که زمینه ساز اشتغال، سودآوري و جلوگیري از

 
خسارت در مواقع بحرانی خواهد شد. 



ناظمی با اشاره مرغوبیت زعفران تیران و کرون گفت: این محصول به صورت خام عرضه می شود و با توجه به افزایش هزینه هاي

 
کاشت و برداشت، رغبت ادامه فعالیت را امسال از کشاورزان گرفته و منفعت چندانی براي آن ها نداشته است. 

وي آینده نگري براي محصولات کشاورزي را مهم بیان کرد و یادآورشد: تجاري سازي، توسعه گلخانه اي متناسب با نیاز، نتدبیر براي
نگهداري محصولات کشاورزي را مهم بیان کرد و ادامه داد: تشکیل کارگروهی براي تصمیم سازي در این حوزه با حضور نهادهاي

 
مرتبط براي هم افزایی در جهت تجاري محصولات لازم است. 

وي یادآور شد: فرآیندهاي اخذ مجوز از سازمان غذا و دارو سخت است و کمتر افراد قادر به دریافت این مجوزها خواهند بود که این

 
موضوع یکی از موانع پیش روي صنایع تبدیلی و فرآوري تولیدات کشاورزي بوده است. 

معاون جهاد کشاورزي تیران و کرون خاطرنشان کرد: مشغله و ماموریت هاي متعدد، دیوانسالاري اداري در سازمان جهاد کشاورزي

 
فرصت را براي تصمیم گیري و سیاست گذاري از بین برده و بخش خصوصی نیز براي پیشرفت کار همچنان قدرتمند نشده است. 

 
احداث شهرك صنایع غذایی در تیران و کرون 

کارشناس کشاورزي مدیریت جهاد کشاورزي تیران و کرون گفت: راه اندازي شهرك صنعتی با رویکرد صنایع غذایی متناسب با

 
تولیدات بخش کشاورزي این شهرستان لازم است. 

ایمان قدیري در این میزگرد خبري ایرنا افزود: کیفیت و میزان تولید در این شهرستان در سطح بالایی در مقایسه با دیگر مناطق
استان اصفهان است اما براي تجاري سازي و فرآوري این محصولات تاکنون کاري نشده و زمینه براي سرمایه گذار و جذب سرمایه

 
فراهم نشده است. 

وي ادامه داد: بروکراسی سخت اداري و وثیقه هاي سنگین تسهیلات بانکی امید و انگیزه را براي افراد جهت مشارکت در راه اندازي

 
کارخانه هاي صنایع تبدیلی و فراوري محصولات کشاورزي از بین برده است. 

وي با بیان اینکه برخی از کشاورزان به صورت سنتی محصولات کشاورزي خود را فرآوري می کنند، یادآور شد: روش هاي سنتی بازار

 
خوبی ندارد و مورد استقبال قرار نمی گیرد. 

کارشناس کشاورزي مدیریت جهاد کشاورزي تیران و کرون با اشاره به اینکه موسیر تیران و کرون به استان هاي همدان کرمانشاه
فروخته و یا توسط واسطه ها به کشورهاي عربی صادر می شود، اظهارداشت: بازار داخلی این محصول براي مصرف در لبنیات است و

 
فرآوري دیگر نمی شود. 

وي صادرات زعفران این شهرستان به کشورهاي خارجی را از یک ویژگی و خاصیت این محصول بیان کرد و گفت: زعفران به

 
افغانستان صادر و و از آنجا به اسپانیا و با برند آن کشور در بازارهاي جهانی از جمله ایران عرضه می شود. 

 
حذف شرایط سخت سرمایه گذاري 

یک فعال کارآفرینی و فعال کشاورزي در تیران گفت: شرایط سرمایه گذاري براي فرآوري و تجاري سازي از تولید سخت تر است و

 
همین موضوع انگیزه هاي سرمایه گذاري را به سمت احداث گلخانه و یا کشت محصول به جاي صنایع غذایی می برد. 

غلامرضا حیدري که به نمایندگی از جمعی از کشاورزان و به عنوان فعال کارآفرینی و تجاري سازي در این میزگرد خبري حضور
داشت، افزود: در حال حاضر با توجه به سود کوتاه مدت ناشی از فروش محصولات گلخانه اي و یا گیاهان دارویی افرادي زیادي دارایی

 
خود را به این سمت هدایت کرده اند و کمتر به فرآوري و تجاري سازي توجه شده است. 

وي با بیان اینکه کاهش تقاضا براي محصولات تولیدي و یا افزایش هزینه هاي تولید، تهدیدي جدي براي حوزه کشاورزي است،

 
اظهارداشت: سال گذشته قیمت هر کیلوگرم فلفل دلمه اي به چهار هزار تومان رسید که تهدید و خسارت براي این قشر بود. 

وي با بیان اینکه سرمازدگی یک تهدید براي محصول انگور تیران است، خاطرنشان کرد: برگ درخت انگور، قوره، سرکه، شیره و
کشمش داراي سود زیادي است اما کمتر کشاورزان در این سمت برنامه ریزي و اقدام کرده اند و فروش انگور در بازارها براي خوراکی

 
تنها انگیزه باغداران این منطقه است. 

به گفته حیدري ترشی برگ انگور، سرکه و شیره از جمله محصولات فرآوري شده انگور با سود و منفعت بیش از خام فروشی این

 
محصول باغی است اما دقت و تمرکزي از سوي کشاورز و هدایت و برنامه ریزي از سوي مسئولان و کارشناسان براي آن نشده است. 

وي ادامه داد: مساحت کوچک باغ ها و نبود نگاه اقتصادي به محصول انگور تاکنون مانع از صنعتی شدن این عرصه در تیران و کرون



شده و با وجود افزایش هزینه هاي نگهداري و نبود تجهیزات مورد نیاز افراد کمتر به این سمت رفته اند که محصول انگور را تجاري

 
کنند. 

 
ضرورت تسهیل در ارایه تسهیلات بانکی 

به گفته این فعال در حوزه کشاورزي ارائه تسهیلات بانکی در این شهرستان براي فعالیت هاي اقتصادي در حوزه کارآفرینی و فرآوري
محصولات کشاورزي سخت انجام می شود و مدیریت شهرستان و ادارات متولی مثل جهاد کشاورزي، کار، تعاون و رفاه اجتماعی و

 
صنعت و معدن تجارت برنامه بلند مدت اقتصادي براي بهره گیري از ظرفیت هاي این شهرستان تنظیم نکرده اند. 

وي یادآورشد: سنگ اندازي و مانع تراشی براي کارگاه ها و بنگاه هاي کوچک زودبازده یک آسیب براي حوزه کشاورزي است چرا که

 
با توجه به این شرکت هاي کوچک قادر به توسعه فعالیت ها و مشارکت بیشتر و کاهش مشکلات در آینده خواهیم بود. 

وي ادامه داد: روابط معنایی و کاري و بدون حاشیه براي تجاري سازي محصولات کشاورزي این شهرستان نیاز و براي دست یابی به
این موضوع به همکاري و ایجاد هم افزایی بین بخشی توسط مدیریت کلان منطقه لازم است چرا که مانع تراشی هاي برخی از

 
نهادهاي اداري انگیزه فعالان اقتصادي و کارآفرین ها را از بین می برند. 

وي اضافه کرد: با وجود اینکه مسئولان در سطح ملی و استانی بر تسهیل شرایط کار و سرمایه گذاري تاکید دارند اما تعدادي از
مدیران تیران و کرون چنین دیدگاهی ندارند و محدودیت هایی را اعمال می کنند و این موضوع در سرنوشت اقتصادي این خطه اثر

 
گذاشته است. 

 
داشتن نگاه همه جانبه به تولید 

رئیس دانشگاه جامع علمی و کاربردي شهرستان تیران و کرون گفت: نگاه جامع و همه جانبه به تولید وجود ندارند و تمام سرمایه

 
گذاري و برنامه ریزي ها در مرحله اولیه این موضوع است. 

رضا طاهري به عنوان متخصص کارآفرینی، تجاري سازي و شخصیت علمی در این میزگرد ایرنا با بیان اینکه در حوزه کشاورزي
فرآوري محصولات و تولید مواد غذایی از شاخصه هاي تولید محسوب می شود، خاطرنشان کرد: مرحله تجاري سازي و جلوگیري از

 
خام فروشی کمترین حمایت و توجه را دارد و این موضوع خسارت جدي براي تولیدکنندگان است. 

وي ادامه داد: تسهیلات و شرایط آسانی براي احداث گلخانه و راه اندازي یک مزرعه وجود دارد اما زمینه و بستر براي برندسازي،

 
فرآوري و تولید محصول جدید فراهم نیست و یا شرایط سختی را پیش روي سرمایه گذار خواهد بود. 

وي بر تغییر نگرش کشاورزان و مسئولان نسبت به تولید تاکید و اضافه کرد: فعالان اقتصادي در مرحله اول تولید و یا مدیران بخش
هاي اقتصادي کشور کمترین دانش و تجربه را براي کارآفرینی و کسب و کارهاي جدید دارند و این موضوع مانع از تصمیم سازي

 
بلندمدت و هدف دار براي بخش تولید است. 

به گفته این استاد دانشگاه هدف گذاري پس از مرحله تولید را یک مولفه کارآمد براي کاهش خسارت، سودآوري و افزایش اشتغال

 
است که از خام فروشی جلوگیري می کند و منفعت و سود را افزایش می دهد. 

وي یادآور شد: مدیریت شهرستان باید برنامه اقتصادي بلند مدت و همه جانبه تنظیم کند و همسو با توسعه مساحت زیرکشت به
بخش هاي دیگر تولید مثل تجاري سازي و جلوگیري از خام فروشی توجه داشته باشد که این موضوع علاوه بر سود اقتصادي از

 
نارضایتی ها در شرایط بحرانی نیز جلوگیري خواهد کرد. 

وي پیش بینی مکان و یا شهرك براي فرآوري محصولات کشاورزي را یک ضرورت براي تیران و کرون اعلام کرد و گفت: فرمانداري
باید مکان را جانمایی، بسترها را فراهم و شرایط را براي حضور سرمایه گذار فراهم کند تا فعالان اقتصادي تنها پول و دارایی براي

 
ایجاد کار و تولید را به صحنه بیاورند. 

طاهري خاطرنشان کرد: هماهنگی بین بخشی و استفاده از ظرفیت هاي علمی و دانشگاهی براي تسهیل شرایط سرمایه گذاري و
پیشرفت کار لازم است که در این حوزه فرمانداري با استفاده از ظرفیت دفتر سرمایه گذاري استانداري اصفهان پیشگام شود و سایر

 
دستگاه هاي متولی را نیز وارد عمل بدون حاشیه و سخت گیري کند. 

وي گرد غوره را یک محصول برجسته و خوب و بدون رغیب معرفی کرد و گفت: این ماده غذایی در روزهاي اولیه رشد انگور قابل بهره
برداري است و با سرمایه گذاري در این بخش نیازي به آبیاري هاي مجدد براي شیرین شدن انگور و نگرانی سرمازدگی محصول را



 
ندارد. 

وي اضافه کرد: تشکیل تیم خاص براي فرآوري محصولات کشاورزي این شهرستان لازم است و با توجه به اینکه تاکنون فرصت هاي

 
زیادي از دست رفته، باید سریع تر متولیان امر وارد میدان عمل شوند. 

وي ادامه داد: به سرعت عمل بالایی براي حمایت از سرمایه گذار، ایجاد شهرك مواد غذایی و تسهیل شرایط جهت ورود بخش

 
خصوصی در راستاي تجاري سازي و فرآوري محصولات کشاورزي لازم است. 

 
ضرورت پیش بینی آینده بازار محصولات توسط جهاد کشاورزي 

معاون برنامه ریزي و عمرانی فرمانداري تیران و کرون گفت: جهاد کشاورزي آینده بازار محصولات کشاورزي شهرستان را پیش بینی

 
کند و تنها سطح زیر کشت را افزایش ندهد. 

شهرام آذرپی در میزگرد خبري ایرنا استان اصفهان با بیان اینکه تامین زیرساخت هاي توسعه سطح زیر کشت مثل آب و انرژي در
مرحله توسعه بخش هاي کشاورزي و وجود بازار فروش آن در مرحله دوم حائز اهمیت است، افزود: تیران و کرون جز مناطق قرمز در

 
وضعیت آب است که به همین خاطر باید این موضوع در توسعه کشاورزي مورد توجه باشد. 

وي کاهش دما در این منطقه و توسعه گسترده گلخانه را نیازمند نگاه جامعه به حوزه تولید دانست و گفت: باید زیرساخت هاي لازم

 
در تامین گاز مورد توجه باشد که در شرایط سرما گلخانه دار دچار آسیب نشود. 

آذرپی نبود سردخانه براي نگهداري محصولات کشاورزي و نبود کارخانه براي صنایع تبدیلی را از چالش هاي پس از مرحله تولید
برشمرد و اظهارداشت: در صورت نبود بازار براي محصولات کشاورزي به ویژه تولیدات گلخانه اي امکان نگهداري بلند مدت و یا

 
فرآوري آن ها وجود ندارد. 

 
وي ادامه داد: نباید نسبت به محصول مرغوب شهرستان بی توجهی کرد و با خام فروشی مانع سودآوري و منفعت چند برابري بشویم. 
معاون فرماندار تیران و کرون با بیان اینکه روغن هسته انگور قابلیت بهره برداري دارد، خاطرنشان کرد: کمترین استفاده تجاري از این

 
محصول در این شهرستان انجام می شود و اگر موضوع فراوري جدي گرفته شود سود اقتصادي زیادي به سرمایه گذار می رسد. 

 
داشتن چشم انداز مشخص تولید 

وي ادامه داد: اگرچه در حوزه تولید موفقیت هایی بدست آمده اما باید دغدغه ها و چالش ها مورد دقت و توجه قرار دهیم و در این

 
خصوص تدوین برنامه و چشم انداز لازم است که مدیریت شهرستان آمادگی همکاري براي هدف گذاري صحیح را دارد. 

به گفته وي مدیریت جهاد کشاورزي شهرستان براي تهیه سند چشم انداز تولید در این بخش برنامه ریزي کند و سهم دستگاه هاي
مختلف مثل صنعت معدن و تجارت، سازمان غذا و دارو، دانشگاه ها، کار، تعاون و رفاه اجتماعی، بانک ها و سرمایه گذاران را مشخص

 
کند و مدیریت شهرستان در این خصوص با آن ها همکاري خواهد کرد. 

اصفهان در تولید گل شب بو، پیاز، سیب زمینی مینی تیوبر، گوشت بوقلمون، شیر خام، گوشت مرغ، ماهیان زینتی و گرمابی و جوجه

 
بومی، گاوداري صنعتی و مبارزه با سِن گندم رتبه نخست کشور را دارد. 

این استان در تولید تخم مرغ، بهِ، گل محمدي و گلرنگ، رتبه دوم و در تولید قارچ، گل و گیاهان زینتی، سبزي و صیفی، سیب

 
درختی، سیب زمینی و خربزه رتبه سوم کشوري را دارد. 

 
برچسب ها 

تیران وکرون صنایع تبدیلی توسعه ایران جهش تولید کشاورزي بازار محصولات اختصاصی ایرنا اصفهان



توزان رشته هاي تحصیلی در خمین 14 درصد افزایش یافت

منبع: ایرناشماره خبر:  425  |  تاریخ: 1399/08/26

خمین - ایرنا - مدیر آموزش و پرورش خمین از رشد 14 درصدي توازن رشته اي در این شهرستان خبر داد و گفت: خمین
رتبه نخست توسعه متوازن رشته هاي تحصیلی را امسال در استان مرکزي کسب کرد.

خمین - ایرنا - مدیر آموزش و پرورش خمین از رشد 14
درصدي توازن رشته اي در این شهرستان خبر داد و گفت:
خمین رتبه نخست توسعه متوازن رشته هاي تحصیلی را

 
امسال در استان مرکزي کسب کرد. 

«عبدالرضا پیر حسین لو» روز دوشنبه در گفت و گو با ایرنا
افزود: 45 درصد از مجموع دانش آموزان این شهرستان در
مراکز فنی و حرفه اي، کار و دانش و هنرستان ها اشتغال

 
به تحصیل دارند. 

وي بیان کرد: این دانش آموزان در 20 رشته و در 9 مرکز

 
فنی و حرفه اي و کار و دانش تحصیل می کنند. 

مدیر آموزش و پرورش خمین ادامه داد: به منظور تشویق دانش آموزان این شهرستان براي تحصیل در هنرستان ها، رشته هاي

 
جدیدي که بازار کار خوبی دارند در شهرستان ایجاد و رشته هایی که جامعه از آن اشباع شده، محدود شدند. 

پیرحسین لو اضافه کرد: رشته طلا و جواهرات در 2 بخش ساخت در مراکز آموزشی پسرانه و طراحی در مراکز آموزشی دخترانه در

 
هنرستان هاي خمین هدفگذاري شد. 

وي، تعمیر ماشین آلات سنگین، گیاهان دارویی، طراحی و دوخت لباس مردانه، تعمیر گوشی هاي تلفن ثابت و همراه را از دیگر رشته

 
هاي پیش بینی شده براي ارائه در هنرستان هاي خمین عنوان کرد. 

مدیر آموزش و پرورش خمین اظهار داشت: براساس سیاست هاي ابلاغی آموزش و پرورش و سند تحول بنیادین این نهاد آموزشی،

 
بخش قابل توجهی از دانش آموزان مقطع متوسطه باید به سمت تحصیل در هنرستان ها هدایت می شدند. 

پیرحسین لو تاکید کرد: مهارت آموزي عامل تاثیرگذار براي کارآفرینی درزمینه هاي مختلف است و رشته هاي تحصیلی در مراکز فنی

 
و حرفه اي و کارو دانش باید متناسب با وضعیت جغرافیایی، اقتصادي و اجتماعی شهرستان ها باشد. 

 
17 هزار و 700 دانش آموز در خمین به تحصیل اشتغال دارند. 

 
برچسب ها 

 
- مدارس 

 
- هنرستان 

 
- استان مرکزي 

 
- خمین 

- دانش آموزان





"بیکاران" گرفتار در کوره راه بیمه بیکاري

منبع: عصر ایرانشماره خبر:  426  |  تاریخ: 1399/08/26

این پرسش براي جامعه سرگردان بیکاران به وجود آمده
است که تکلیف هزاران نفري که به دلیل رکود اقتصادي از
انتهاي سال گذشته تا امروز، گروه گروه بیکار شده اند یا

 
خواهند شد، چیست؟ 

به گزارش ایلنا، 18 فروردین چنین پیامکی به تلفن
همراهش رسید: «درخواست شما در سامانه بیمه بیکاري با
موفقیت ثبت گردید. ادامه فرایند متعاقبا اعلام خواهد شد.
کد رهگیري: ...». آبان رو به پایان است و هنوز درخواست
برقراري مقرري بیکاري این فرد اجابت نشده است. تا این
لحظه علاوه بر پیامک 18 فروردین، 6 پیامک دیگر هم بر
روي نمایشگر تلفن همراهش ظاهر شده است. آخرین

پیامک اما مربوط به 24 مهر است: «کاربر گرامی با درخواست شما موافقت شد.» انتهاي پیامک هم آدرس سامانه جامع روابط کار قرار
گرفته است؛ البته این به معناي پایان کار نیست. آبان رو به پایان است و این «متقاضیِ عزیز» مانند هزاران و شاید صدها هزار نفر
دیگر، همچنان اندرخم کوره راه بیمه بیکاري است. با تعجب می گوید: «تازه پس از 8 ماه "روابط پیامکی" از کارشناس تامین
اجتماعی که در سامانه 1420 پاسخ سوال می دهد، شنیده ام که باید با مدارك به شعبه تامین اجتماعی مراجعه کنم تا معرفی نامه
صادر کنند و سوابق بیمه ام را احراز کنند؛ درحالیکه 17 شهریور کارشناس اداره کار، پایان قردادم را تایید کرد و 24 مهر یعنی روزي
که وزارت کار پیامک موافقت نهایی را صادر کرد، نماینده شعبه تامین اجتماعی با "اتمام قرارداد به شرط احراز سابقه تا تاریخ اخراج و

 
داشتن سایر شرایط قانونی" موافقت کرد.» 

با این حال از زمانی که در چند نوبت از شهرستان محل زندگی اش راه شعبه تامین اجتماعی را براي نهایی کردن کار پیموده، فهمیده
است که هزاران نفر دیگر مانند او از 5 صبح پشت در شعبه تامین اجتماعی صف می کشند. شاید فکر کنید که این از قلم گرفته
شدگان سیستم بیمه بیکاري، براي آن 3 ماه مقرري (اسفند، فروردین و اردیبهشت) در این سرما صف می کشند و با پایان یافتن
تعطیلی هایی که دولت از اسفند ماه سال گذشته به دلیل نگرانی از موج اول شیوع کرونا، به اجبار به آن ها تن داد، دیگر به سر کار
بازگشته اند؛ اما اشتباه برداشت کرده اید؛ بیشتر اینها افرادي هستند که نه حقوق بیکاري آن 3 ماه را دریافت کرده اند و نه کاري پیدا

 
کرده اند. 

بیهوده امیدوار شدن متقاضیان بیمه بیکاري در واقع آن ها می خواهند تا مانند فردي که به شکل عادي به دلایل بیکار شده است، از
حقوق بیکاري استفاده کنند. مطابق قانون بیمه بیکاري، متقاضیان دریافت حقوق یا همان مقرري بیکاري، باید شرایطی را داشته
باشند: حداقل 6 ماه سابقه بیمه پردازي و حداقل 1 سال سابقه کار در آخرین کارگاه. اگر متقاضیان 1 روز کمتر از این 12 ماه، سابقه
داشته باشند، مشمول دریافت حقوق بیکاري نمی شوند. ظهور هولناك کرونا و تشکیل صفی بی انتها از بیکاران، این تلقی را براي
جامعه بیکاران بیمه شده ي سازمان تامین اجتماعی به وجود آورد، که تمام آن ها به هر دلیلی که در سال هاي شیوع کرونا در کشور



بیکار می شوند، می توانند از این حقوق «بخور و نمیر» تا مدتی که کار پیدا می کنند، استفاده کنند. انتشار خبر اختصاص پنج هزار
میلیارد تومان از 1 میلیون یورو منابع صندوق توسعه ملی براي تخصیص در حوزه بیکاري و درمان، این گمانه را بیشتر هم تقویت

 
کرد. 

امروز که آب از آسیاب افتاده است و بر اساس اعلام دولت، 720 هزار نفر مشمول دریافت مقرري بیکاري براي اسفند، فروردین و
اردیبهشت شدند، اما این پرسش براي جامعه سرگردان بیکاران به وجود آمده است که تکلیف هزاران هزار نفري که به دلیل رکود

 
اقتصادي از انتهاي سال گذشته تا امروز، گروه گروه بیکار شده اند یا خواهند شد، چیست؟ 

امروز همان زمان بحران است این بیکاران می گویند: «سال هاي سال حق بیمه پرداخت کردیم تا در زمان بحران دست مان را بگیرد.
امروز همان زمان است؛ وانگهی آن زمان که گفتند فعلا همین چند صد هزار تومان تا 1 میلیون تومان را براي این 3 ماه دریافت
کنید، باید به این هم فکر می کردند، که عده اي همچنان بیکار می مانند و تعداد زیادي هم به متقاضیان بیمه بیکاري اضافه می

 
شوند.» 

بر مبناي آمار وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، از خرداد بخش عمده اي از این 720 هزار نفر، مشغول به کار شده اند و طبق
اطلاعات ثبتی، تقریباً 193 هزار نفر همچنان بیکار هستند. طبیعی است که افزون بر این 720 هزار نفر، در ماه هاي گذشته عده
زیادي به دلایل «غیر ارادي» از کار بیکار شده اند. به نظر می رسد که بیکاري این عده در میان هیاهوي اختصاص 1 میلیون یورو از

 
محل صندوق بیمه بیکاري براي 3 ماه پرداخت حقوق بیکاري و... گم شد. 

ارزیابی از اینکه در سال جاري چه تعداد بیمه شده سازمان تامین اجتماعی که واجد شرایط دریافت مقرري بیکاري هستند، بیکار شده
اند، وجود ندارد اما تنها تعداد افرادي که از جمع این 720 هزار نفر همچنان نیازمند دریافت حقوق بیکاري هستند، منتشر شده است.

 
وزارت کار همچنین اعلام نکرده است که چه تعداد از این افراد مجدد بیکار شده اند. 

بیکاران در به در به دنبال حقوق بیکاري فرد بیکاري که این نوشتار را با روایت او آغاز کردیم، با اشاره به نگرانی هاي خود، که در
ذهن افرادي مانند او، رسوب کرده است، می گوید: «همه فکر می کردیم که منابع کافی براي حمایت از نیازمندان به حقوق بیکاري
وجود دارد؛ اما آرام آرام می شنیدیم که آن 5 هزار میلیارد تومانی که از محل 1 میلیارد یورو صندوق توسعه ملی براي مصرف در
صندوق بیمه بیکاري در بوق و کرنا کرده بودند، در حال کوچک شدن است. عددي که باید به حساب متقاضیان می نشست هم ناچیز
شد. من آن اوایل (فروردین و اردیبهشت) 2 ماه حقوق بیکاري دریافت کردم؛ به ازاي هر ماه 1 میلیون تومان. اوایل که گفتند که این
«علی الحساب» است و بازهم واریز می شود؛ اما تا امروز که ما بیکاران در به در به دنبال حقوق بیکاري هستیم، ریالی را دریافت
نکرده ایم. اینها به کنار، از ما می خواهند که پس از چند ماه معطلی به شعبه مراجعه کنیم. اینکه می گویند «دلیل حضور شما این
است که کارشناس فنی شعبه هنوز سوابق را بررسی نکرده است و سوابق باید جمع شوند» چه توجیهی دارد؟! اگر لایق ماه ها معطلی

 
بودیم چرا از ابتدا اعلام نکردند تا براي قرار گرفتن در صف بیمه بیکاري از زندگی خود نیفتیم؟ 

معطلی ها را پاسخگو باشند او به نگرانی دیگر خود هم اشاره می کند: «من 24 مهر پیامک موافقت با درخواست برقراري بیمه بیکاري
را دریافت کردم؛ اما در این بیش از یک ماه هنوز معطل صدور تاییدِ فنی شعبه تامین اجتماعی هستم؛ اما هنوز بسیاري وجود دارند
که چند ماه پیش از من این پیامک را دریافت کرده اند و موفق به دریافت حقوق خود نشده اند. اگر کار آن ها که پیش از من به
رسمیت شناخته شده اند، تا این اندازه تاخیر دارد؛ کار من و مانند من به کجا می رسد؟! و بعد کار افرادي که بعد از ما در این صف
قرار می گیرند، به کجا می رسد؟! اگر منابع کافی را در اختیار ندارند، اعلام کنند، تا علی رغم نیاز مالی و میل باطنی، از دریافت
حقوق بیکاري انصراف بدهیم. می دانم افرادي هستند که به 1 ریال این پول هم نیاز دارند و عده اي هم می خواهند که یکبار هم که
شده از بیمه بیکاري خود استفاده کنند؛ چراکه با این وضع به نظر نمی رسد که هیچ زمان دیگري قادر به استفاده از آن باشند.
متاسفانه این معطلی ها و امروز و فردا کردن ها ما را از صرافت بیمه بیکاري انداخته است؛ درحالیکه فقط حق خود را درخواست می

 
کنیم؛ مانند بیکاران تمام کشورها. پس اگر این حق ما هست، آن را پرداخت کنند و این معطلی ها را پاسخگو باشند.» 



سه گروه، محروم از بیمه بیکاري در کنار گروهی که مستحق دریافت بیمه بیکاري هستند؛ اما نامشان از فهرست متقاضیان جا مانده
است، عده اي هم وجود دارند که آن ها را به عنوان کارگران شاغل در مشاغل غیررسمی می شناسیم. از آنجا که این عده مشمول
قانون کار و تامین اجتماعی نیستند، از حقوق ناچیز بیمه بیکاري هم بهره مند نمی شوند. گروهی دیگر هم وجود دارند که به دلیل
اینکه کارفرما آن ها را بیمه نمی کند یا اینکه «خود اشتغال» محسوب نمی شوند، خود را به صورت اختیاري بیمه کرده اند. تمام این

 
سه گروه تا آخر عمر از بیمه بیکاري بهره اي نمی برند و همین حداقل را هم به چشم نمی بینند. 

بنابراین در کنار افرادي که براي دریافت بیمه بیکاري صف می کشند و محروم می مانند، نباید این گروه ها را هم فراموش کرد. به
نظر می رسد که قانونگذار باید پوسته سخت و انعطاف ناپذیر، قانون بیمه بیکاري را بشکافد و این گروه ها را هم مورد حمایت قرار
دهد؛ هرچند که این حمایت نیازمند پیش بینی بار مالی و البته تخصیص منابع پایدار براي آن است، تا به سرنوشت صندوق بیمه
بیکاري که امروز بیش از هر زمانی براي حمایت از بیکاران بیمه شده اجباري سازمان تامین اجتماعی دچار بی ثباتی مالی است، دچار

 
نشود. 

ظاهرا این صندوق زیر فشار اقتصادي کرونا، خم شده و تاب آوري خود را از دست داده است؛ چه بسا که این صندوق ناهماهنگ با
شرایط بحرانی، در سال هاي آینده نیازمند کمک بشود؛ چراکه سهم 3 درصدي صندوق بیمه بیکاري از 30 درصد حق بیمه کارگران
کفاف مصارف رو به رو رشد آن را نمی دهد. پیشتر مصطفی سالاري (مدیرعامل سازمان تامین اجتماعی) از ارئه فرمولی به دولت براي
حمایت از صندوق بیمه بیکاري خبر داده بود؛ فرمولی که اگر مورد تایید دولت قرار گرفته باشد، تامین بخشی از منابع پرداخت حقوق

 
بیکاري را که مربوط به خرداد تا مهرماه بود، از محل منابع عمومی فراهم می کرد. 

بیکاران در اندوه کسري منابع صندوق بیمه بیکاري بر اساس این فرمول، میانگین مقرري بگیران پنج سال قبل صندوق بیمه بیکاري
محاسبه می شد تا پرداخت مقرري براي این تعداد، برعهده تامین اجتماعی باقی بماند؛ اما براي مازاد بر این تعداد مقرري بگیر، 85
درصد از منابع آن را دولت و 15 درصد دیگر را سازمان تامین اجتماعی از محل منابع داخلی خود فراهم کند. آنگونه که سالاري اعلام
کرده بود، از آبان ماه یعنی ماه جاري، سازمان مانند سال هاي گذشته منابع پرداخت مقرري بیکاري را فراهم می کند؛ اما موضوع این
است که هیچ کس چشم انداز تاثیرهاي کرونا بر تعطیلی هاي کسب و کارها را نمی داند؛ این امر آینده را براي شاغلان بیمه پرداز و
سازمان تامین اجتماعی تاریک و نگران کننده می سازد؛ به ویژه براي بیکارانی که همین امروز هم در اندوه کسري منابع صندوق بیمه

 
بیکاري می سوزند. 

 
بیشتر بخوانید: 

 
در صورت تعطیلی تهران تکلیف کارگران چیست؟ 

 
بزرگترین «نه» پیش رويِ متقاضیان بیمه بیکاري 

 
کرونا 70 درصد کارگران ساختمانی را بیکار کرد 

 
کارگران ساختمانی: در ماه ده روز هم کار نمی کنیم/ فقط با یارانه زندگی می کنیم 

 
دریافت حکم بازنشستگی به صورت غیر حضوري 

 
دستور مقام معظم رهبري براي رسیدگی به بیکارشدگان در اثر کرونا (فیلم) 

 
بلایی که کرونا سر زنان می آورد 

 
روزگارِ تلخِ کارگران غیررسمی در دوره کرونا/ نان به قیمت جان؟ 

 
آخرین جزئیات پرداخت بیمه بیکاري کرونا 

 
آوار بیکاري و کرونا بر سر کارگران 

 
"سونامی کرونا" پیش روي کارگران/ نه آماري هست نه اقدام مثمرثمري 
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آموزش صنایع دستی به زندانیان در استان سمنان

منبع: میراث آریاشماره خبر:  427  |  تاریخ: 1399/08/26

به گزارش میراث آریا به نقل از روابط عمومی اداره کل
میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان سمنان،
علی اکبر زارعی روز یکشنبه 25 آبان ماه 1399 با اعلام
این خبر گفت: «در جلسه با نماینده مدیرکل زندان ها و
اقدامات تامینی و تربیتی استان، این موضوع مورد بحث و

 
بررسی قرار گرفت و نتایج مطلوبی حاصل شد.» 

او افزود: «این تفاهم در راستاي تفاهم نامه معاونت صنایع
دستی کشور با سازمان زندان ها و اقدامات تأمینی و

 
تربیتی کشور، اجرا می شود.» 

زارعی بیان کرد: «بر اساس این تفاهم اداره کل زندان ها، مکان، تجهیزات و اعتبار لازم را در اختیار مربیان صنایع دستی قرار می دهد

 
و به زندانیان آموزش هاي لازم در رشته هاي مختلف صنایع دستی، بازاریابی و ایجاد اشتغال پایدار ارائه می شود.» 

سرپرست معاونت صنایع دستی اداره کل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان سمنان آموزش صنایع دستی به زندانیان
را در ترویج صنایع دستی، ایجاد انگیزه، فراهم شدن زمینه اشتغال این افراد پس از آزادي و حضور در بازار کار موثر دانست.



مواد اولیه تولید داخل نباید به صورت تحریمی به تولید کننده داده شود/40

هزار میلیارد بدهی خودروسازان به صنعت قطعه سازي

منبع: دیار آفتابشماره خبر:  428  |  تاریخ: 1399/08/26

رعنایی گفت: مواد اولیه اي که در داخل کشور تولید می شود نباید به صورت تحریمی به قطعه ساز داده شود یعنی ما خود
تحریمی و خودزنی نداشته باشیم، در سال جهش تولید هستیم و متولیان صنعت باید مشکلات را برطرف کنند؛ بانک ها

اساساً در سنوات گذشته نسبت به سایر دستگاه ها کمترین همکاري را با واحدهاي تولیدي ...

به گزارش دیار آفتاب؛ صنعت قطعه سازي در کشورمان، بیش از 30
هزار شغل ایجاد کرده است، سهم صنعت قطعه سازي در ارزش افزوده
کل صنعت نیز به تنهایی 9 درصد است. این سهم، نشان از اهمیت
بالاي قطعه سازي دارد که با سرمایه گذاري و برنامه ریزي صحیح
وزارت صمت به عنوان متولی صنعت در کشور می تواند باعث ایجاد

 
اشتغال و افزایش سهم در تولید ناخالص ملی شود. 

استان مرکزي به عنوان یکی از قطب هاي صنعت کشور و پتانسیل هاي ویژه در این بخش، سهم بسزایی در تولید قطعات خودرو

 
داشته و 120 واحد صنعتی به صورت مستقیم و غیرمستقیم در زمینه قطعه سازي در این استان فعالیت می کنند. 

از سوي دیگر صنعت قطعه سازي با تمام ظرفیت هاي موجود، طی این سال ها با چالش هاي بسیاري مواجه شده است که براي
بررسی بیشتر این مسائل با «احمدرضا رعنایی» عضو هیئت مدیره انجمن صنایع همگن قطعه سازي کشور و دبیر انجمن قطعه سازان

 
استان مرکزي به گفتگو پرداخته ایم. 

دیارآفتاب: به نظر می رسد عمده ترین مشکل صنعت قطعه سازي کمبود نقدینگی و سرمایه در گردش است، این مسئله از کجا نشأت

 
می گیرد؟ بدحسابی خودروسازان و یا سایر عوامل اقتصادي نظیر تورم و نوسانات قیمت ارز؟ 

رعنایی، سخنگوي انجمن صنایع همگن و نیرو محرکه و قطعه سازان خودرو کشور در پاسخ می گوید: بحث کمبود نقدینگی دو عامل
دارد، عامل اول اینکه الآن خودروسازان 40 هزار میلیارد تومان به صنعت قطعه سازي بدهکار هستند و این عدد بسیار بزرگی است و

 
تقریباً توان اجرایی قطعه سازان را گرفته و قطعه ساز براي تأمین مواد اولیه و هزینه هاي سربار حقوق و دستمزد دچار مشکل است. 

وي با بیان اینکه این قضیه سال هاست که ادامه دارد و رقم بدهی هرسال افزایش پیدا می کند گفت: مسئله دوم بحث تورم است.
هزینه هاي تولید و موارد اولیه سرمایه موردنیاز براي یک واحد تولیدي به نسبت سال گذشته 300 درصد افزایش داشته و این باعث

 
شده است تا سرمایه در گردش در سطح واحدهاي قطعه سازي به شدت کاهش پیدا کند. 

دبیر انجمن قطعه سازان استان مرکزي تصریح کرد: راهکار این است که خودروسازان به این فکر باشند که به هرحال اگر این صنعت
قطعه سازي تعطیل شوند خود خودروسازي هم تعطیل می شوند لذا باید به فکر تأمین منابع مالی براي تسویه این بدهی و کمک به



 
زنجیره تأمین باشند وگرنه هر دو صنعت باهم سقوط می کند. 

عضو هیئت مدیره انجمن صنایع همگن قطعه سازي کشور با بیان اینکه مسئله دوم حاکمیت است که باید براي این صنعت تسهیلات
خاصی را قائل شود افزود: با توجه به افزایش نرخ ارز و تورمی که روي مواد اولیه طی یک سال گذشته ایجادشده است براي اینکه این
صنعت از پا نیفتد باید هرچه سریع تر نسبت به تزریق نقدینگی و ایجاد تسهیلات و دادن وام هاي ارزان قیمت و بلندمدت به این

 
صنعت حمایت کند تا بتوانند ماندگار شوند و از این شرایط جنگ اقتصادي عبور کنیم و در یک شرایط باثبات قرار بگیریم. 

 
دیارآفتاب: آمار مشخص و دقیقی از بدهی خودروسازان به قطعه سازان استان مرکزي وجود دارد؟ 

دبیر انجمن قطعه سازان استان مرکزي می گوید: آمار بدهی خودروسازان به قطعه سازان استان مرکزي دقیقاً مشخص نیست چون
متغیر است ولی در مجموع 40 هزار میلیارد تومان مطالبات کلی قطعه سازان کشور بخش قابل توجهی مربوط به استان مرکزي به

 
عنوان یکی از 13 استان صنعتی قطعه ساز کشور است. 

دیارآفتاب: به عنوان یک فعال این صنعت همکاري بانک ها در تأمین مالی و ارائه تسهیلات به قطعه سازان را چگونه ارزیابی می

 
کنید؟ 

رعنایی با بیان اینکه بانک ها اساساً در سنوات گذشته نسبت به سایر دستگاه ها کمترین همکاري را با واحدهاي تولیدي داشته اند
می افزاید: بانک ها نسبت به دریافت مطالباتشان فشار زیادي به واحدهاي تولیدي آورده اند درصورتی که این واحدهاي تولیدي اگر
بدهی داشته اند و نتوانستند بپردازند و اگر ماده 141 شدند و چک برگشتی داشته اند این متأثر از شرایط اجتماع و بدحسابی طرف

 
هاي دولتی و نیمه دولتی مثل خودروسازها بوده است. 

عضو هیئت مدیره انجمن صنایع همگن قطعه سازي کشور تصریح کرد: بانک ها بدون در نظر گرفتن این آیتم ها هیچ گونه ملاطفتی
با واحدهاي تولیدي نداشتند و حتی بعضاً زیر بار مصوبات کارگروه ستاد تسهیل استان هم نرفته اند، حتی گاهی اوقات زیر بار

 
بخشنامه هاي صادره از بانک مرکزي هم نمی روند. 

وي ادامه داد: براي مثال الآن تبصره (و) ماده 16 قانون بودجه سال 98 و 99 که به تسهیلات براي بازپرداخت بدهی هاي معوق
تسري پیدا می کند و بانک مرکزي در این زمینه مصوبه اي را داده است که درصورت پرداخت یکجاي بدهی توسط واحد هاي
تولیدي جرائم حذف شود اما بانک رفاه در سطح استان به این درخواست ها پاسخ نمی دهد ولی از طرفی بانک ملت در لحظه این کار
را انجام داده و تسویه را برابر دستورالعمل ها انجام داده است؛ بانک توسعه تعاون نیز همکاري هاي خوبی با قطعه سازان استان و

 
صنعتگران داشته و در گرفتن وثایق شرایط را درك می کند و کنار می آید. 

دبیر انجمن قطعه سازان استان مرکزي اظهار کرد: به نوعی در مدیریت بانک ها تفاوت هایی هست و همه یکنواخت نیستند اما در

 
مجموع بانک ها همکاري لازم را با صنعت نداشته اند که البته نشأت گرفته از سیستم بانک مرکزي است. 

دیارآفتاب: یکی از موضوعات مورد گلایه قطعه سازان تأمین مواد اولیه است، با توجه به اینکه تهیه مواد اولیه از بورس کالا صورت می

 
گیرد عمدترین مشکل قطعه سازان در این شیوه براي تهیه مواد اولیه چیست؟ 

سخنگوي انجمن صنایع همگن و نیرومحرکه و قطعه سازان خودرو کشور با اشاره به اینکه واحدهاي تولیدي کوچک تر این قابلیت را



ندارند تا مواد اولیه خود را از بورس کالا تهیه کنند افزود: در بورس مقدارهاي بالا عرضه می شود و درعین حال هم بورس وجه را
نقدي دریافت می کند اما کالا را سه ماه بعد تحویل می دهد که با این ضعف سرمایه در گردش براي واحدهاي تولیدي این امکان

 
براي خرید مهیا نیست. 

وي ادامه داد: سیستمی بعنوان مچینگ در بورس بود که درواقع 40 درصد از سهمیه تولیدي را به صورت مستقیم به برخی واحدهایی
که در این سیستم مشتري دائمی فولادسازان و سایر تأمین کنندگان بودند عرضه می شد که این هم چند ماهی است دچار مشکل
است و تأمین مواد اولیه خیلی سخت شده است و  قطعه ساز باید مواد اولیه را باقیمت هاي بیش از قیمت رسمی از بازار آزاد تهیه

 
کند لذا وزارت صمت باید هر چه سریع تر به این موضوع نیز ورود کند. 

عضو هیئت مدیره انجمن صنایع همگن قطعه سازي کشور خاطرنشان کرد: مواد اولیه اي که در داخل کشور تولید می شود نباید به
صورت تحریمی به قطعه ساز داده شود یعنی ما خود تحریمی و خودزنی نداشته باشیم، در سال جهش تولید هستیم و متولیان صنعت
باید مشکلات را برطرف کنند تا مواد اولیه تولید داخل را با تسهیلات خاص در اختیار واحدهاي تولیدي بگذارند که به ظرفیت هاي

 
اسمی دسترسی پیدا کنند و جذب نیرو داشته باشند. 

دیارآفتاب: یکی از مسائل مورد انتقاد فعالان قطعه ساز قرارداد با خودروسازان است، طی ماه هاي اخیر قیمت کارخانه اي خودرو به

 
طور متوسط 70 درصد افزایش یافته است آیا این موضوع تغییراتی در قرارداد خودروسازان و قطعه سازان ایجاد کرده است؟ 

دبیر انجمن قطعه سازان استان مرکزي در اینباره می گوید: بحث قرارداد به این صورت است که خودروساز موظف است بعد از مدتی
قیمت قراردادي را با قیمت تورم همگام کند و تعدیلات را بپردازد ولی چند اشکال وجود دارد اولاً ممکن است تولید یک قطعه 90
درصد افزایش قیمت داشته باشد اما شاید 50 درصد آن پرداخت می شود و قطعه ساز متضرر می شود یا حتی بعد از چند ماه در

 
صورتحساب ها اعمال می شود و عملاً یک سال بعد پول به دست قطعه ساز می رسد، در نتیجه ارزش این پول از بین می رود. 

رعنایی با بیان اینکه ما به دنبال این هستیم که قراردادها را از چند بعد تغییر بدهیم افزود: با ستاد تسهیل کشور و وزارت صمت در
رایزنی هستیم که اولاً بازپرداخت قرارداد کالاي تحویل شده به خودروساز را حداکثر یک ماهه کنیم و اگر این بازپرداخت دچار تأخیر

 
شد همان طور که خودروسازان به مشتریان جریمه دیرکرد می پردازند بابت این تأخیر هم خسارتی به قطعه ساز پرداخت شود. 

وي اظهار کرد: موضوعی دیگري که دنبال می کنیم اینکه این قراردادها به صورت آنلاین با تغییرات 5 درصدي قیمت ارز یا تورم
خودکار به قیمت روز تبدیل شود و نیاز نباشد تا محاسبات جدیدي انجام شود و براي این محاسبه بهانه اي دست خودروساز باشد؛

 
این موضوع حمایت شخص وزیر و مجموعه دولت را می طلبد. 

دیارآفتاب: به نظر شما عرضه خودرو در بورس می تواند گره گشاي مشکلات قطعه سازان نیز باشد؛ با توجه به اینکه طبق گفته

 
پیشنهاد دهندگان این طرح با این روش می توان مطالبات قطعه سازان را نیز در کوتاه ترین زمان پرداخت کرد. 

عضو هیئت مدیره انجمن صنایع همگن قطعه سازي کشور در پاسخ به این سؤال گفت: این طرح تنها کاري که می تواند بکند این
است که قیمت گذاري دستوري را از روي خودرو برمی دارد و اجازه می دهد محصول بر اساسا عرضه و تقاضاي واقعی قیمت بخورد
ولی اشکالات زیادي هم در این طرح هست، اگر این طرح به درستی اجرا شود و قیمت واقعی دست خودروساز را بگیرد قطعاً دست
خودروسازان هم براي پرداخت تعدیلات قطعه ساز  بازتر خواهد بود و به جاي اینکه زیان کند در حاشیه سود قرار می گیرد و بدهی

 
ها را راحت تر می پردازد. 



وي ادامه در ادامه درباره اشکالات این طرح گفت: در بورس خودرویی را ارائه می دهند که تاریخ تحویل آن مشخص باشد ولی با توجه
به شرایط خودروسازي ما و با توجه به تحریم ها به نظر این امکان پذیر نیست براي اینکه خودروسازان ما قادر نیستند در موعد مقرر
این خودرو را تحویل بدهند و همه معادلات به هم می ریزد لذا امکان اینکه بتوانند شفاف در بورس حرکت کنند نخواهد بود کما
اینکه ظرف سال هاي اخیر اکثر تحویل هاي خودروسازان با تأخیر و اعتراضات خریداران روبه رو بوده است، به نظر می رسد در شرایط

 
فعلی سازوکار عرضه خودرو در بورس مشخص نیست. 

 
دیارآفتاب: وضعیت صنعت قطعه سازي ایران را به لحاظ تجهیزات و تکنولوژي چگونه ارزیابی می کنید؟ 

سخنگوي انجمن صنایع همگن و نیرومحرکه و قطعه سازان خودرو کشور گفت: ما به دلیل تحریم ها نتوانستیم فنّاوري هاي جدید را
وارد کنیم و همچنین بدهی هاي خودروسازي به قطعه سازي اجازه نداده است که صنایع بتوانند ماشین آلات روز را بیاورند و طبیعتاً

 
قدري از شرایط عقب ماندیم ولی در مجموعه شرایط بدي نداریم. 

 
دیارآفتاب: راهکارهاي پیشنهادي شما براي رفع مشکلات این صنعت چیست؟ 

رعنایی با بیان اینکه بحث صنعت قطعه سازي یا خودروسازي همه سرمایه ملی این کشور هستند افزود: تعداد زیادي از مردم ما به این
صنعت وابسته هستند و کار می کنند و کشوري که مواد اولیه فراوان، انرژي ارزان و این همه جوان تحصیل کرده و توانا دارد واقعاً باید

 
مدیریتی انجام شود که تمام این امکانات به هم پیوند شود و بهره وري خوبی داشت. 

وي ادامه داد: نباید به فکر خام فروشی مواد اولیه بود و در این راستا باید مشوق هاي خاصی در زمینه هاي مالیات، تأمین اجتماعی و

 
تسهیلات ارزان قیمت براي حمایت فعالین اقتصادي و تثبیت شرایط فعالین اقتصادي و جذب نیروي کار در نظر بگیرند. 

دبیر انجمن قطعه سازان استان مرکزي تصریح کرد: مدیران امور مالیاتی، تأمین اجتماعی و بانک ها باید این را در نظر داشته باشند
که در آینده فرزندان خودشان باید این صنایع را به دست گیرند و اگر در شرایطی که هستیم این شرایط را درك نکنند که شرایط
جنگ اقتصادي است و بخواهند به صورت جزیره اي تصمیمی بگیرند و برخوردهایی ایذایی با تولید داشته باشند قطعاً چیزي که براي

 
نسل آینده می ماند ارثی است که همه ما شرمنده خواهیم بود. 

سخنگوي انجمن صنایع همگن و نیرومحرکه و قطعه سازان خودرو کشور خاطرنشان کرد: براي اینکه بتوانیم این پرچم را از این نسل
به نسل بعد پرافتخار تحویل بدهیم باید قدري در سطح فکري خودمان و مدیران تحول ایجاد کنیم و به این فکر کنیم که دوست

 
داریم آینده استان و کشور را چگونه به نسل بعد تحویل بدهیم، این چنین واقعاً برازنده کشور ایران و فرزندان آن نیست. 

انتهاي پیام/



800 هزار تن کالاهاي اساسی و 400 هزار تن مواد اولیه کارخانه ها ترخیص

شد

منبع: دانا خبرشماره خبر:  429  |  تاریخ: 1399/08/26

وزیر صنعت، معدن و تجارت (صمت) از ترخیص 1.2 میلیون تن کالا، معادل حدود یک هشتم کالاهاي موجود از گمرکهاي
کشور در 10 روز اخیر خبر داد.

به گزارش خبرگزاري دانا، علیرضا رزم حسینی اظهار کرد: این میزان از کالاهاي ترخیص شده از مجموعه 8.3 میلیون تن
کالاهاي رسوبی مانده در گمرکها بوده که 4.3 میلیون تن آن کالاهاي اساسی و 4 میلیون تن دیگر مواد اولیه کارخانه ها بوده است.
وي با اشاره به اینکه ترخیص 1.2 میلیون تن کالاهاي رسوبی گمرکها از 10 روز پیش پس از ابلاغ مصوبه ستاد اقتصادي دولت به
ریاست رئیس جمهور مبنی بر ترخیص سریع کالاهاي رسوبی مانده در گمرك انجام شده است، گفت: تعامل و همکاري خوبی میان

 
گمرك جمهوري اسلامی ایران، بانک مرکزي، وزارت جهاد کشاورزي، وزارت صمت، دادستانی کشور و دستگاه قضا بوده است. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت همچنین وعده داد که کالاهاي ترخیص شده به تدریج وارد شبکه توزیع خواهد شد و ظرف هفته هاي

 
آینده تاثیر خود را بر بازار می گذارد. 

رزم حسینی همچنین با بیان اینکه وزارت صمت 40 درصد از اقتصاد و 38 درصد اشتغال کشور را در دست دارد، گفت که این
وزارتخانه باید براي فراوانی کالا و تامین مواد اولیه کارخانه ها اقدام کند، اما باید بپذیریم که در یک شرایط جنگ اقتصادي قرار داریم

 
و در این شرایط همه باید دست به دست هم دهند و با تعامل شرایط را تسهیل کنند. 

 
تملیک و مزایده کالاهایی که صاحبان شان تمایلی به ترخیص آنها از گمرك ندارند 

وي که در یک برنامه تلویزیونی سخن می گفت، در خصوص برخی کالاها که صاحبان آنها تمایلی به ترخیص آنها از گمرکهاي کشور
ندارند نیز اظهار کرد: بر اساس قوانین، گمرك تصویب کرده که چنانچه صاحبان کالاها نسبت به ترخیص کالا هاي خود اقدام نکنند

 
این کالاها به املاك تملیکی می روند و به مزایده گذاشته خواهند شد. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت در پایان از ترخیص 35 هزار تن برنج هاي مانده در گمرکهاي کشور خبر داد و گفت: این میزان از برنج

 
نیز به بازار عرضه خواهد شد و تاثیر خود را به زودي بر بازار خواهد گذاشت. 

لازم به یادآوري است که با ابلاغ مصوبات اخیر ستاد هماهنگی اقتصادي دولت و ستاد تنظیم بازار، براي رفع موانع ترخیص کالا که در
اهم آن حل و فصل مشکلات ارزي قرار داشت، مقرر شد که بانک مرکزي تأمین ارز ترجیحی کالاهاي اساسی فاقد اسناد مالکیت، با
اولویت اعلامی وزارت صمت انجام دهد،همچنین بانک مرکزي نسبت به صدور اعلامیه تأمین ارز براي کالاهاي اساسی اعتباري با تعهد
سه ماهه از زمان ترخیص کالا از گمرك (جهت تأمین ارز ترجیحی) اقدام کند. از سوي دیگر کالاهاي اساسی و کالاهاي ضروري مورد
نیاز واحدهاي تولیدي با تشخیص و اعلام وزارت صمت (داراي قبض انبار تا 10 آبانماه 99)، بدون الزام به کدرهگیري بانک مرکزي، از
گمرکها ترخیص شوند؛ به گونه اي که از تاریخ 10 آبان به بعد واردکنندگان بتوانند از رویه هاي بانکی (ارز نیما)، واردات در مقابل
صادرات (خود و غیر)، براي پروانه هاي صادراتی سال 1398 به بعد، ارز اشخاص، از طریق سامانه جامع تجارت (کنترل توسط صمت و



 
بانک مرکزي) استفاده کنند. 

همچنین گمرك ایران موظف شده نسبت به ترخیص درصدي کالاهاي اساسی و نهاده هاي تولید (ردیف تعرفه و اولویت توسط صمت
اعلام می شود) تا سقف 90 درصد که در صف «تخصیص» یا «تأمین» ارز بانکی باشند اقدام کند و از سویی چنانچه ردیف تعرفه
مندرج در ثبت سفارش کالا با استنباط گمرك تغییر کند، مشروط براین که شرح تجاري کالا تغییر نکند و ردیف تعرفه استنباطی
گمرك، جزو ردیف تعرفه کالاهاي ممنوعه (گروه4) یا اولویت ارزي غیرفعال(گروه 27)، یا ردیف تعرفه کالاهاي داراي تولید مشابه

داخلی نباشد، درخصوص اقلام گروه هاي 1 و 21،22،23 و 24، نیازي به اصلاح ثبت سفارش وزارت صمت نخواهد بود.



ضرورت حفاظت از بناهاي تاریخی در خرمشهر

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  430  |  تاریخ: 1399/08/26

رئیس اداره میراث فرهنگی،گردشگري و صنایع دستی خرمشهر گفت: حفاظت ازبناي هاي تاریخی و یادمان هاي باقی مانده
از دوران دفاع مقدس در این شهرستان بسیار ضروري است.

پاك گهر رئیس اداره میراث فرهنگی،گردشگري و صنایع دستی
خرمشهر در گفت و گو با خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران
جوان از آبادان ، گفت:شهرستان هاي آبادان و خرمشهر داراي بناهاي
تاریخی و یادمان هاي ثبت ملی بی شماري هستند که حفاظت از این
مواریث فرهنگی و مرمت آن ها نیازمند دست یاري سازمان منطقه

 
آزاد اروند و تدوین برنامه مشخص از سوي این سازمان است. 

او ادامه داد:یکی از ظرفیت هاي ویژه گردشگري در محدوده منطقه آزاد اروند، وجود 104اثر ثبت ملی حد فاصل دوره قاجار تا دوره

 
پهلوي دوم است که در این میان 98 اثر در شهرستان آبادان و شش اثر در شهرستان خرمشهر قرار دارند. 

پاك گهر درخصوص پیشینه کاربري بناهاي تاریخی موجود در محدوده منطقه آزاد اروند بیان کرد: با یک محدوده جغرافیایی منحصر
به فرد مواجه هستیم از این حیث که در دسته بندي کاربري اولیه این بناها کاربري هاي مذهبی، فرهنگی، آموزشی، تجاري، صنعتی،

 
مسکونی، اداري، نظامی، گردشگري، تأسیسات و تجهیزات شهري، راه هاي ارتباطی و ورزشی را می توان مشاهده کرد. 

رئیس اداره میراث فرهنگی،گردشگري و صنایع دستی خرمشهر ادامه داد:پس از پایان جنگ تحمیلی با شناسایی آثار شاخص باقی
مانده از آن دوران، 9 یادمان و هفت بناي شاخص باقی مانده از جنگ نیز در فهرست آثار ملی دفاع مقدس وزارت میراث فرهنگی،

 
گردشگري و صنایع دستی به ثبت ملی رسیدند که از این میان سه بنا امسال از شهرستان خرمشهر به ثبت رسید. 

این مقام مسئول بااشاره به اینکه تعداد آثار ثبت ملی در محدوده منطقه آزاد اروند، آمار بسیار خوبی دارد عنوان کرد: در صورت نگاه
ویژه و تدوین محورهاي مختلف گردشگري بازدید از این بناها شامل محور تاریخی، دفاع مقدس، مذهبی و صنعتی به عنوان یک

 
ظرفیت ویژه جذب گردشگر داخلی و خارجی نیز توسعه، اشتغال و شکوفایی منطقه بایدمد نظر قرارگیرند. 

پاك گهر تصریح کرد: با گذشت حدود دو دهه از تأسیس سازمان منطقه آزاد اروند، با اندکی بررسی می توان توسعه گردشگري را که
یکی از ارکان اصلی اشتغال زایی در منطقه و یکی از اهداف پیش بینی شده این سازمان از ابتدا بوده است را تقریبأ به عنوان بخش
ناموفق آن سازمان نسبت به دیگر مناطق آزاد دانست که در این میان عدم وجود یک برنامه و استراتژي مشخص در حفاظت و مرمت

 
از بناهاي ثبت ملی منطقه نیز کاملا مشهود است که از انتظارات فاصله بسیاري دارد. 



او با انتقاد از عملکرد سازمان منطقه آزاد اروند در خصوص مرمت بناهاي تاریخی بیان کرد: به طور کلی می توان گفت که اهم کارنامه
دو دهه حفاظت از بناهاي ثبت ملی این سازمان در محدوده منطقه آزاد اروند مرمت کامل بناي ارزشمند کلیساي ارامنه، مرمت نیمه
کاره قبرستان ارامنه و مرمت جزئی موزه آبادان است هم چنین به نظر می رسد سازمان منطقه آزاد اروند با وجود ظرفیت ها و
اعتبارات ویژه نیز درآمدهاي فراوان ارزي و ریالی، متأسفانه عزمی در حوزه حفاظت و مرمت از بناهاي تاریخی نداشته است و اگر این

موضوع همچنان ادامه داشته باشد باید شاهد فرسایش و تخریب بسیاري از بناها و آثار ارزشمند موجود در موزه هاي منطقه باشیم.



ارسال 200 اثر به دبیرخانه طرح «کمند» در دانشگاه لرستان

منبع: ایسناشماره خبر:  431  |  تاریخ: 1399/08/26

مدیر حمایت و پشتیبانی فرهنگی و اجتماعی دانشگاه لرستان از ارسال 200 اثر به دبیرخانه طرح «کمند» در این دانشگاه
خبر داد.

امید سلیمانی 25 آبان ماه با اشاره به اجراي طرح «کمند» در این دانشگاه،
اظهار کرد: طرح کمند با هدف تقویت خلاقیت، نوآوري، مهارت افزایی،
توانمندسازي و کارآفرینی دانشجویان دختر در 10 دانشگاه برگزیده کشور

 
از جمله دانشگاه لرستان در حال برگزاري است. 

وي با بیان اینکه طرح کمند با همکاري مشترك معاونت امور بانوان و
خانواده ریاست جمهوري و وزارت علوم برگزار شده است، افزود: با فراخوان
این طرح ملی تعداد 200 اثر به دبیرخانه این طرح واقع در دانشگاه لرستان

 
ارسال شد. 

مدیر حمایت و پشتیبانی فرهنگی و اجتماعی دانشگاه لرستان تصریح کرد: داوري اولیه آثار ارسالی در محورهاي مختلف همچون
طراحی و گرافیک، صنایع دستی، پوشاك، دوخت، حجم، مهندسی و معماري صورت گرفت و آثار انتخابی به مرحله بعدي یعنی

 
مرحله داوري نهایی ارسال شدند. 

سلیمانی توانمندسازي دختران دانشجو و حمایت از ایده ها و طرح هاي نوآورانه آن ها، آشنایی دانشجویان با مفاهیم کار، مهارت
آموزي و کارآفرینی، ایجاد ارتباط بین دانشجویان و شرکت هاي دانش بنیان و ایجاد فضاي بانشاط در بین دانشجویان را از اهداف
اجراي این طرح بیان کرد و افزود: این طرح ملی قرار بود بهمن و اسفندماه سال گذشته برگزار شود که به دلیل شیوع کرونا به تعویق

 
افتاد. 

انتهاي پیام



تداوم اشتغال 12 هزار نفر با تسهیلات کرونایی بانک سامان

منبع: بانکداري ایرانیشماره خبر:  432  |  تاریخ: 1399/08/26

بانک سامان در راستاي حمایت از صاحبان مشاغل آسیب دیده از کرونا، قریب به 723 هزار میلیون ریال تسهیلات پرداخت
کرد.

بانک سامان در راستاي حمایت از صاحبان مشاغل آسیب دیده از کرونا، قریب

 
به 723 هزار میلیون ریال تسهیلات پرداخت کرد. 

به گزارش سامان رسانه، بانک سامان با هدف حمایت از صاحبان مشاغل
آسیب دیده از شیوع ویروس کرونا، از زمان شیوع این ویروس تا روز 18 آبان

 
ماه سال جاري 722950 میلیون ریال تسهیلات پرداخت کرد. 

این مبلغ در قالب 737 فقره تسهیلات به کارگاه هاي مختلف پرداخت و باعث

 
تداوم اشتغال بیش از 5 هزار نفر در این کارگاه ها شده است. 

لازم به ذکر است، که هم اکنون 1376 پرونده تسهیلاتی دیگر نیز توسط بانک سامان در دست بررسی و اقدام است که با پرداخت این
تسهیلات به بنگاه هاي اقتصادي در آینده نزدیک، تداوم اشتغال بیش از 7 هزار نفر دیگر نیز تضمین خواهد شد و این بانک گامی

موثر در تدوام اشتغال بیش از 12 هزار هموطن برخواهد داشت.



اشتغال مددجویان زندانی خراسان شمالی به 70 درصد می رسد

منبع: ایرناشماره خبر:  433  |  تاریخ: 1399/08/26

بجنورد- ایرنا- مدیرکل زندان ها و اقدامات تامینی و تربیتی خراسان شمالی گفت: هم اینک 9 طرح جامع اشتغال براي
زندانیان استان در حال اجرا است که با عملیاتی شدن آنها اشتغال مددجویان به 70 درصد می رسد.

بجنورد- ایرنا- مدیرکل زندان ها و اقدامات تامینی و
تربیتی خراسان شمالی گفت: هم اینک 9 طرح جامع
اشتغال براي زندانیان استان در حال اجرا است که با
عملیاتی شدن آنها اشتغال مددجویان به 70 درصد می

 
رسد. 

عبدالرحیم گرجی روز دوشنبه در گفت و گو با خبرنگار
ایرنا اظهار داشت: هم اکنون، 50 درصد زندانیان این استان
داراي اشتغال مولد هستند و به همین دلیل ماهانه براي

 
خانواده هاي خود حقوق می فرستند. 

وي با بیان اینکه این طرح ها بیشتر شامل طرح هاي کشاورزي، دامپروري و صنایع دستی است، افزود: زندان هاي استان زمین هایی
در اختیار دارد که در سال هاي گذشته راکد مانده بود؛ این زمین ها به منظور اشتغال زندانیان و رونق تولید هم اکنون احیا می شوند.

وي گفت: در این پیوند، حدود 120 هکتار از زمین هاي در اختیار انجمن حمایت زندانیان و بنباد تعاون و زندان ها در راستاي اشتغال

 
زندانیان براي طرح هاي دامپروري و کشاورزي احیا می شود. 

وي همچنین به احیاي مراتع در استان نیز اشاره کرد و افزود: بخشی از زمین هاي زندان ها به نوعی فراموش شده بود که هم اینک

 
فعالیت در این اراضی نیز آغاز شده است. 

گرجی گفت: اصلاح و تربیت، کاهش جمعیت کیفري و ایجاد فرصت هاي اشتغال براي زندانیان پس از آزادي، تامین معیشت خانواده

 
هاي زندانیان، کمک به کاهش آسیب هاي اجتماعی، ایجاد اشتغال و حرفه آموزي از جمله اولویت هاي کاري سازمان زندانیان است. 

وي با بیان اینکه ایجاد اشتغال براي زندانیان در دوران حبس نقش عمده اي در ارتقاي امنیت و آرامش محیط زندان دارد افزود:
زندانیانی که شرایط کار در بیرون از زندان را نیز داشته باشند در کارگاه هاي بخش خصوصی، بخش خدماتی و مشارکت با شهرداري

 
مشغول به کار خواهند شد. 

گرجی اظهار داشت: اگر اصلاح و تربیت زندانیان از حوزه زندان ها فراتر رود و خانواده ها، اقوام و نزدیکان و کارفرمایان پس از آزادي
زندانی را بپذیدند نرخ بازگشت به زندان بسیار کاهش خواهد یافت، در نهایت دغدغه جامعه بسار کاهش می یابد. 



وي با بیان اینکه کارفرمایان مشکلات بیمه اي و محدودیت ها در به کارگیري نیروي زندانی در مقایسه با سایر نیروها را ندارند گفت:
پوشش بیمه اي و سایر محدودیت ها بر عهده سازمان زندان ها است، از کارفرمایان و کارآفرینان می خواهیم از این فرصت استفاده

 
کرده و زندانیان را براي کار بکار گیرند. 

گرجی بر حمایت از اشتغال زندانیان تاکید کرد و افزود: براي زندانیان آزاد شده نیز دوره هاي حرفه آموزي خواهیم گذاشت که براي

 
100 نفر زندانی آزاد شده این فرصت فراهم شد. 

مدیرکل زندان ها و اقدامات تامینی و تربیتی خراسان شمالی در بخش دیگري از سخنانش به ایجاد اشتغال براي خانواده هاي زندانیان

 
نیز اشاره کرد و افزود: با ایجاد سه سوله براي حدود 200 نفر از دختران و همسران زندانی شغل ایجاد شد. 

گرجی نرخ بازگشت به زندان را براي مددجویانی که زیر برنامه هاي آموزشی، روان شناسی و حرفه آموزي قرار گرفتند، 2 درصد

 
دانست و گفت: این نرخ براي سایر زندانیان حدود 23 درصد است. 

مدیرکل زندان ها و اقدامات تامینی و تربیتی خراسان شمالی مواد مخدر و سرقت را بیشترین جرایم مربوط به زندانیان دانست و
افزود: ایحاد اشتغال و توجه به بحث آموزش هاي فنی و حرفه اي متناسب با ظرفیت هاي استان راهکاري براي برنگشتن افراد به

 
چرخه فروش مواد مخدر، اعتیاد و سرقت است. 

 
هم اینک حدود هزار و 400 نفر در زندان هاي خراسان شمالی تحمل حبس می کنند. 

در هر یک از شهرستان هاي بجنورد، شیروان و اسفراین یک زندان وجود دارد و یک کانون اصلاح و تربیت و یک بازداشتگاه نیز در

 
بجنورد دایر است. 

 
برچسب ها 

 
- بجنورد 

 
- اشتغال زایی 

 
- سازمان زندان ها 

- خراسان شمالی



تقویت حوزه هاي درمانی و آموزشی باهدف کشف استعدادهاي جامعه محلی

قشم

منبع: خبر آنلاینشماره خبر:  434  |  تاریخ: 1399/08/26

جلسه وبیناري معاونت فرهنگی، اجتماعی و گردشگري منطقه آزاد قشم با نماینده جهاد دانشگاهی کشور با موضوع اجرایی
کردن مفاد تفاهمنامه منعقده بین دو ارگان برگزار شد.

جلسه وبیناري معاونت فرهنگی، اجتماعی و گردشگري
منطقه آزاد قشم با نماینده جهاد دانشگاهی کشور با
موضوع اجرایی کردن مفاد تفاهمنامه منعقده بین دو ارگان

 
برگزار شد. 

به گزارش خبرآنلاین از قشم، تقویت حوزه هاي مختلف
درمانی، فرهنگی، آموزشی و پژوهشی با تمرکز بر کشف
استعدادهاي جامعه محلی و به فعل رساندن این استعدادها
موضوع اصلی جلسه وبیناري با حضور مرتضی شیخ زاده،
معاون فرهنگی، اجتماعی و گردشگري سازمان منطقه آزاد
قشم، فرشته سلجوقی، مدیر اجتماعی و سلامت این

 
سازمان و دکتر منزوي به نمایندگی از جهاد دانشگاهی کشور بود. 

این تفاهم نامه که در تاریخ 15 شهریورماه امسال به امضاي حمیدرضا طیبی، رییس جهاد دانشگاهی و حمیدرضا مومنی، رییس هیات
مدیره و مدیرعامل سازمان منطقه آزاد قشم رسید، در سه حوزه پژوهش، فناوري و خدمات تخصصی، فرهنگی و آموزش، اشتغال و

 
کارآفرینی تدوین شده و باهدف توسعه حوزه هاي مذکور در جزیره قشم در حال اجرا است. 

شناسایی توانمندي ها و ایجاد زمینه هاي همکاري مطلوب میان سازمان و جهاد، مشاوره و اجراي پروژه هاي افکار سنجی، همکاري
درزمینه تعیین اولویت هاي آموزشی، مشاوره در برگزاري کارگاه ها و دوره هاي آموزشی تخصصی کوتاه مدت و ... بخشی از مفاد این

 
تفاهم نامه می باشد. 

46



434 هنرمند صنایع دستی بسته حمایتی دریافت کردند

منبع: ایرناشماره خبر:  435  |  تاریخ: 1399/08/26

تهران- ایرنا- معاون صنایع دستی وزارت میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی با بیان اینکه براي جبران بخشی از
هزینه هاي دوران شیوع کرونا در مرحله اول به 305 هنرمند صنایع دستی بسته حمایتی 15 میلیون ریالی پرداخت شد،

گفت: این بسته حمایتی در مرحله دوم به 129 هنرمند از سوي بنیاد کوثر اهدا شده است.

 تهران- ایرنا- معاون صنایع دستی وزارت میراث فرهنگی،
گردشگري و صنایع دستی با بیان اینکه براي جبران بخشی از هزینه هاي دوران شیوع کرونا در مرحله اول به 305 هنرمند صنایع
دستی بسته حمایتی 15 میلیون ریالی پرداخت شد، گفت: این بسته حمایتی در مرحله دوم به 129 هنرمند از سوي بنیاد کوثر اهدا

 
شده است. 

به گزارش روز یکشنبه گروه فرهنگی ایرنا از میراث آریا، پویا محمودیان گفت: بسته حمایتی از هنرمندان صنایع دستی، هدیه نقدي
بنیاد کوثر به مبلغ 15میلیون ریال است که به این گروه از هنرمندان که جزو خانواده معزز شهدا، ایثارگران و جانبازان به حساب می

 
آیند، پرداخت شد. 

معاون صنایع دستی و هنرهاي سنتی کشور افزود : این بسته حمایتی به منظور جبران بخشی از هزینه هاي هنرمندان در زمان شیوع
کرونا در نظر گرفته شده و در این مرحله به 129 هنرمند فعال صنایع دستی که از خانواده معزز شهدا، ایثارگران و جانبازان بودند،

 
اهدا شده است. 



 
 

محمودیان اظهار داشت : در دوره قبل نیز به 305 نفر از هنرمندان صنایع دستی واجد شرایط، این بسته حمایتی به ارزش 15میلیون

 
ریال براي هر نفر اهدا شده بود. 

معاون صنایع دستی کشور همچنین درباره آخرین وضعیت تسهیلات کرونایی (سامانه کارا) گفت : تا امروز براي 12هزار و 581 پرونده

 
با اشتغال 21 هزار نفر مبلغ یکهزار و 275 میلیارد ریال تسهیلات پرداخت شده است. 

 
برچسب ها 

 
- ویروس کرونا 

 
- پویا محمودیان 

 
- پویا محمودیان 

- سامانه کارا



نگاهی به جامعه ایران از دریچه نابرابري هاي اجتماعی

منبع: ایرناشماره خبر:  436  |  تاریخ: 1399/08/26

تهران- ایرنا- «شکاف هاي اجتماعی در ایران» اثري پژوهشی است که می کوشد از دریچه شکاف ها و نابرابري هاي اجتماعی
به جامعه ایرانی نگاه کند.

تهران- ایرنا- «شکاف هاي اجتماعی در ایران» اثري پژوهشی است که
می کوشد از دریچه شکاف ها و نابرابري هاي اجتماعی به جامعه

 
ایرانی نگاه کند. 

«ساختار اجتماعی در بیشتر جوامع کنونی به واسطه انبوهی از شکاف
هاي کوچک یا بزرگ و فعال یا غیرفعال ترك خورده است. مسئله
مهم نحوه مواجهه با شکاف هاي درون نظام اجتماعی است. در ایران
نیز شکاف هاي تاریخی متعددي در بطن شکل گیري دولت ملی از
آغاز عصر پهلوي به بعد پرورده شده است، بسته به عملکرد دولت ها و
توازن قواي اجتماعی در هر دوره شکاف هایی در مقام ابژه اصلی
مناقشات اجتماعی تعریف شده و تصویر کلی «جامعه» را برساخته

 
اند.» (ص. 17) 

کتاب شکاف هاي اجتماعی در ایران که زیرنظر محمد روزخوش
نگاشته شده است مشتمل بر شش مقاله و مقدمه اي تفصیلی درباره
مفهوم شکاف اجتماعی و مفاهیم «هم خانواده» با آن است. منظور از
شکاف اجتماعی، خط یا خطوط اصلی تمایز و تعارض در جامعه و

 
چگونگی بازتاب آنها در نگرش ها و کردارهاي اجتماعی است . 

نویسندگان کتاب، منتقد رویکرد رایج تحلیل شکاف هاي اجتماعی در ایران هستند و کوشیده اند رویکردي بدیل ارائه کنند. به استناد
آنچه در مقدمه این کتاب آمده هر تحلیلی که بخواهد ریشه ها، ساز و کارها و محتواي انضمامی شکاف هاي اجتماعی در ایران را
فراچنگ آورد، باید دست کم سه مؤلفه «ویژگی هاي ساخت اجتماعی در ایران»، «تحلیلی از ساخت دولت» و نیز «مناسبات منطقه

 
اي و جهانی» را در نظر گیرد . 

مقاله نخست کتاب با عنوان «زنان و مساله حقوق شهروندي در ایران» به قلم فاطمه صادقی است. وي در این مقاله به مسائلی چون

 
قانون اساسی و حقوق شهروندي زنان، رویه هاي فراقانونی، تعدد و تعارض قوانین و افت اشتغال رسمی می پردازد. 

«عوامل تکوین و تعمیق نابرابرهاي طبقاتی در ایران» عنوان دومین مقاله این مجموعه است که محمد مالجو آن را نگاشته است و در
آن موضوعاتی چون چارچوب تحلیلی براي تبیین نابراري هاي طبقاتی، تصاحب به مدد سلب مالکیت از توده ها، نحوه تصاحب به مدد



سلب مالکیت از توده ها در سازوکار خصوصی سازي، نحوه تصاحب به مدد سلب مالکیت از توده ها در سازوکار خلق نقدینگی و نحوه

 
تصاحب به مدد سلب مالکیت از توده ها در سازوکار کالایی سازي خدمت آموزش عالی مطرح می شود. 

به این ترتیب موضوع دو مقاله نخست کتاب عمدتا نابرابري است و سایر مقالات به انحا و اشکال مختلف با مقوله «شکاف اجتماعی»

 
درگیر شده اند. 

سومین مقاله این اثر پژوهشی را با عنوان «آتش زیر خاکستر:شکاف هاي طبقاتی و پس لرزه هاي آن» حسام سلامت نوشته است که
در جریان آن مقولاتی چون نابرابري فزاینده جهانی و تشدید شکاف طبقاتی، خیزش نابرابري هاي اقتصادي در ایران و تعمیق شکاف

 
طبقاتی، توزیع جغرافیایی نابرابري و از شکاف ها به ستیزها: درباره سیاسی شدن روابط نامتقارن قدرت مطرح می شود. 

«تکوین شکاف تحصیلی در ایران» به قلم فروزان افشار چهارمین مقاله است که به مباحثی چون، دگرگونی بزرگ، چیزي کمتر از
شکاف، اقتدارگرایی و آموزشی؛ تنش و مقاومت، تحلیل ثانویه داده هاي پیمایشی ملاحظات و محدودیت ها، سبک زندگی؛ نبرد

 
موضعی، نگرش به سیاست: مطلع تر، مخالف خوانتر و بی اعتمادتر، می پردازد. 

 
در نتیجه گیري این مقاله می خوانیم: 

روي هم رفته، با افزایش سطوح تحصیلی در ایران گرایش به ارزش هاي دموکراتیک بیشتر می شود. اگرچه، چنان که شرح داده شد،
برخی سازوکارها در جهت تضعیف این رابطه عمل کرده اند. مشخصا پنج سازوکار مجزا را در این زمینه می توان برشمرد: یکم، پروژه
اسلامی سازي دانشگاه؛ دوم، پداگوژي سنتی حاکم بر نظام آموزشی در ایران؛ سوم، تمرکزگرایی حاکم بر نظام آموزشی ایران؛ چهارم،
گسترش اشکال غیرحضوري آموزش و پنجم، سیاست بومی گزینی در پذیرش دانشجوها. روش یادگیري سنتی و حافظه محور که بر
نظام آموزشی ایران حکمفرماست به واسطه ضربه زدن به تفکر خلاق و انتقادي، رابطه نظام آموزش در ایران و هنجارهاي دموکراتیک
را سست کرده است؛ و شیوه تمرکزگراي اداره دانشگاه در ایران که کنترل دانشگاه را ممکن می سازد بر سر راه رشد ارزش هاي

 
دموکراتیک که با خودگردانی و استقلال همبسته اند مانع ایجاد کرده است. (ص.219) 

مقاله پنجم این اثر پژوهشی به قلم آرش حیدري، «صورت بندي شکاف نسلی در علوم اجتماعی ایرانی» نام دارد و صورت بندي
مسئله، چشم انداز نظري، مفهوم پردازي شکاف نسلی در دهه چهل، صورت بندي شکاف نسلی در دو دهه اخیر بخش هاي آن را

 
تشکیل می دهد. 

«فرهنگ رسمی و فرهنگ عمومی»؛ همنوایی ها و ناهمنوایی ها نوشته محمد روزخوش آخرین مقاله این اثر است و در آن مباحثی

 
چون ملاحظات مفهومی، چشم انداز تاریخی، دینداري و فرهنگ رسمی، مساله حجاب و سرگرمی و ایدئولوژي مطرح شده است. 

شکاف هاي اجتماعی در ایران را پژوهشگاه فرهنگ، هنر و ارتباطات وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی در 320 صفحه و شمارگان 500

 
نسخه، منتشر کرده است. 

 
برچسب ها 

 
- حقوق شهروندي 

 
- پژوهشگاه فرهنگ، هنر و ارتباطات 

- کتاب





تجاري سازي محصولات و صنایع تبدیلی نیاز ضروري کشاورزي تیران

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  437  |  تاریخ: 1399/08/26

فصل اقتصاد - اصفهان- ایرنا- شهرستان تیران و کرون ظرفیت بالایی در تولیدات کشاورزي استان اصفهان دارد که شکوفایی
آن با هدف افزایش ارزش اقتصادي به اعتقاد کارشناسان میزگرد ایرنا نیازمند تجاري سازي محصولات و صنایع تبدیلی و

تکمیلی است که باید تدبیر ویژه اي براي تحقق این مهم اندیشیده شود.

فصل اقتصاد - شهرستان تیران و کرون ظرفیت بالایی در
تولیدات کشاورزي استان اصفهان دارد که شکوفایی آن با
هدف افزایش ارزش اقتصادي به اعتقاد کارشناسان میزگرد
ایرنا نیازمند تجاري سازي محصولات و صنایع تبدیلی و
تکمیلی است که باید تدبیر ویژه اي براي تحقق این مهم

 
اندیشیده شود. 

به گزارش فصل اقتصاد، صنایع تبدیلی و تکمیلی بخش
کشاورزي به صنایعی گفته می شود که با انجام کارهاي مختلف روي محصولات زراعی، باغی، دامی، طیور، شیلات، جنگل و مرتع،
باعث افزایش ارزش اقتصادي این محصولات شود؛ این صنایع، انواع محصولات کشاورزي و دامی به مواد مختلف و قابل مصرف تبدیل

 
و رابطه با ارزشی بین کشاورزي و صنعت، ایجاد می کند. 

صنایع غذایی از نظر وسعت و گستردگی، دومین مقام را در جهان داراست که این موضوع اهمیت سرمایه گذاري در این بخش براي
اشتغال، تولید و رشد اقتصادي را نشان می دهد که با توجه به آثار مستقیم و غیرمستقیم صنایع غذایی و فرآوري محصولات کشاورزي

 
در بخش تولید و اشتغال موجب رشد و شکوفایی اقتصاد در سطح کلان می شود. 

ظرفیت هاي تولیدي محصولات بخش کشاورزي و توسعه صنایع تبدیلی وابسته به این بخش مهم اقتصادي نوید دهنده قابلیت هاي
متنوع براي ارزآوري بیشتر بوده و صادرات بخش کشاورزي بعنوان یکی از اولویت هاي اساسی وزارت صنعت، معدن و تجارت از حیث

 
حمایت از تولید و اشتغال در برنامه هاي پنج ساله توسعه کشور مورد توجه ویژه است. 

میزان ارزش افزوده در این صنایع با ارزش افزوده در صنایع پتروشیمی برابري دارد که یعنی صادرات این به شکوفایی اقتصادي و
تحقق اقتصاد مقاومتی کمک می کند و صنایع تبدیلی می توانند امکان مصرف و نگهداري محصولات کشتورزي را در طی سال میسر

 
کند. 

بر اساس آمارها بخش کشاورزي 15 درصد تولید ناخالص داخلی، 21 درصد اشتغال و 22 درصد صادرات غیرنفتی کشور را تشکیل
می دهد از سویی دیگر ضایعات محصولات کشاورزي در کشور سالانه 15.3 میلیون تن معادل 17.5 درصد تولید است و این وضع

 
کمبود صنایع تبدیلی در کشور را حکایت می کند. 

فرآوري، بسته بندي و برندسازي از مولفه هاي مهم تجاري سازي محصولات کشاورزي است که پس از این مرحله گسترش دیپلماسی

 
براي جذب بازارهاي بین المللی نیز نیاز است. 

ورود به بازارهاي جدید تجاري به دلیل مازاد قابل توجه تولیدات کشاورزي کشور، امري ضروري است اما باید براي این کار به پیش
مقدمه هاي آن مثل فرآوري و بسته بندي توجه شود چرا که خام فروشی و بدون توجه به مقوله هاي تبلیغاتی سود حداکثري را به

 
کشاورز، سرمایه گذار و اقتصاد کشور نمی رساند و بیشتر دلال و کشورهاي بهرهه بردار از آن منفعت می برند. 



11 درصد اشتغال و 7 درصد از تولید ناخالص ملی اصفهان در بخش کشاورزي است که این استان در میزان سطح زیر کشت
محصولات گلخانه اي شامل سبزي و صیفی و گل و گیاه زینتی از رتبه و جایگاه بالایی برخورد داراست اما کمترین توجه به

 
موضوعاتی مثل فرآوري و تجاري سازي این ظرفیت شده است. 

آلمان، انگلیس، هلند، کرواسی، گرجستان، استرالیا، کانادا، کره جنوبی، ارمنستان، کویت، آمریکا، چین، هند، مالزي، سنگاپور،
آذربایجان، ترکمنستان، تاجیکستان، ازبکستان، بحرین، پاکستان، قطر، عربستان، سومالی، قزاقستان، عراق، افغانستان، عمان، سودان و

 
سومالی از مقاصد صادرات کشاورزي و دامی استان اصفهان به شمار می روند. 

تیران و کرون داراي با ظرفیت 21 هزار هکتار اراضی کشاورزي، داراي 180 هکتار محیط گلخانه اي است که این شهرستان رتبه اول
گلخانه هاي صنعتی استان اصفهان را به خود اختصاص داده و سالانه بیش از 36 هزار تن محصول تولید و بیش از 20 درصد از آن به

 
خارج کشور صادر می شود. 

انگور، گیاهان دارویی و محصولات باغی از دیگر محصولات کشاورزي این شهرستان است که مرغوب و داراي ظرفیت صادرات و
فرآوري است اما تجاري سازي این تولیدات مورد بی توجهی و یا فراموشی قرار گرفته و کشاورزان و فعالان اقتصادي را از داشتن سود

 
زیاد محروم کرده است. 

بی توجهی به فرآوري، برندسازي، نگهداري و تجاري سازي محصولات کشاورزي در تیران و کرون در مقطع زمانی خاص که مشکل
کمبود تقاضا محصول خام فراگیر می شود چالش هاي خود را نشان می دهد و مدیریت این شهرستان با نارضایتی و حجمی از
اعتراض ها روبرو خواهد شد و پیش از اینکه فعالان بخش کشاورزي خسارت ببینند و نسبت به بی تدبیري و نبود آینده نگري ها

 
اعتراض کنند، لازم است مسوولان امر در رفع این مشکلات چاره اي بیندیشند. 

خبرگزاري جمهوري اسلامی استان اصفهان در همین ارتباط میزگردي با عنوان" تجاري سازي محصولات کشاورزي و صنایع تبدیلی
نیاز ضروري کشاورزي تیران و کرون" با حضور شهرام آذرپی معاون برنامه ریزي و عمرانی فرمانداري تیران و کرون، رضا طاهري
رئیس دانشگاه علمی و کاربردي تیران، غلامرضا حیدري کارآفرین و نماینده کشاورزان شهرستان، رامین ناظمی معاون فنی اداره و

 
ایمان قدیري کارشناس اداره جهاد کشاورزي تیران و کرون برگزار کرد. 

 
ضرورت سرمایه گذاري براي تجاري سازي محصولات 

معاون فنی اداره جهاد کشاورزي تیران و کرون گفت: صنایع تبدیلی حلقه مفقود در حوزه کشاورزي این شهرستان محسوب و موضوع

 
مهم تجاري سازي مغفول مانده است. 

رامین ناظمی در این میزگرد ایرنا با اشاره به فعالیت گسترده در تولید محصولات گلخانه، تولید داروهاي گیاهی و انگور در این منطقه
افزود: عرضه محصولات این شهرستان با واسطه ها و دلالان و شرکت هاي مهم در بازار انجام می شود و سرمایه گذاري براي تجاري

 
سازي محصولات انجام نشده است. 

وي با بیان اینکه سالانه 12 تن انگور، 2 تن زعفران، 2 تن موسیر، 36 هزار تن محصول گلخانه اي در تیران و کرون تولید می شود

 
اظهارداشت: 60 درصد از تولید انگور شهرستان مصرف خوراکی و مابقی آن براي تولید شیره، سرکه و کشمش استفاده می شود. 

وي اضافه کرد: 90 درصد از کل تولید محصولات گلخانه اي شهرستان فلفل و مابقی خیار، گوجه زیتونی است که 20 درصد از کل

 
تولید این بخش قابلیت صادراتی و فروش ویژه ندارد و در بازارهاي محلی عرضه می شود. 

 
لزوم ایجاد سردخانه و تمرکز بر صنایع تبدیلی 

معاون فنی اداره جهاد کشاورزي تیران و کرون بیان کرد: تمام تلاش کشاورزان منطقه عرضه بلافاصله این محصولات در بازار است و
زیرساخت مثل سردخانه براي نگهداري از تولیدات کشاورزي وجود ندارد که این موضوع تهدیدي جدي براي سرمایه گذاران این

 
بخش در مواقع حساس و نبود تقاضا محسوب می شود. 

به گفته وي نبود زیرساخت و سرمایه گذاري در بخش صنایع تبدیلی منفعت را کاهش داده و محصولات مرغوب این شهرستان با برند

 
دیگر مناطق کشور عرضه می شود و بخش عمده سود به جیب واسطه ها می رود. 

وي اضافه کرد: تاکنون تمرکز کمتري از سوي مسئولان و سرمایه گذاران براي فعالیت در حوزه صنایع تبدیلی و تجاري سازي
محصولات کشاورزي شده که باید فعالیت تبلیغی و هدف گذاري منطقی انجام شود که زمینه ساز اشتغال، سودآوري و جلوگیري از



 
خسارت در مواقع بحرانی خواهد شد. 

ناظمی با اشاره مرغوبیت زعفران تیران و کرون گفت: این محصول به صورت خام عرضه می شود و با توجه به افزایش هزینه هاي

 
کاشت و برداشت، رغبت ادامه فعالیت را امسال از کشاورزان گرفته و منفعت چندانی براي آن ها نداشته است. 

وي آینده نگري براي محصولات کشاورزي را مهم بیان کرد و یادآورشد: تجاري سازي، توسعه گلخانه اي متناسب با نیاز، نتدبیر براي
نگهداري محصولات کشاورزي را مهم بیان کرد و ادامه داد: تشکیل کارگروهی براي تصمیم سازي در این حوزه با حضور نهادهاي

 
مرتبط براي هم افزایی در جهت تجاري محصولات لازم است. 

وي یادآور شد: فرآیندهاي اخذ مجوز از سازمان غذا و دارو سخت است و کمتر افراد قادر به دریافت این مجوزها خواهند بود که این

 
موضوع یکی از موانع پیش روي صنایع تبدیلی و فرآوري تولیدات کشاورزي بوده است. 

معاون جهاد کشاورزي تیران و کرون خاطرنشان کرد: مشغله و ماموریت هاي متعدد، دیوانسالاري اداري در سازمان جهاد کشاورزي

 
فرصت را براي تصمیم گیري و سیاست گذاري از بین برده و بخش خصوصی نیز براي پیشرفت کار همچنان قدرتمند نشده است. 

 
احداث شهرك صنایع غذایی در تیران و کرون 

کارشناس کشاورزي مدیریت جهاد کشاورزي تیران و کرون گفت: راه اندازي شهرك صنعتی با رویکرد صنایع غذایی متناسب با

 
تولیدات بخش کشاورزي این شهرستان لازم است. 

ایمان قدیري در این میزگرد خبري ایرنا افزود: کیفیت و میزان تولید در این شهرستان در سطح بالایی در مقایسه با دیگر مناطق
استان اصفهان است اما براي تجاري سازي و فرآوري این محصولات تاکنون کاري نشده و زمینه براي سرمایه گذار و جذب سرمایه

 
فراهم نشده است. 

وي ادامه داد: بروکراسی سخت اداري و وثیقه هاي سنگین تسهیلات بانکی امید و انگیزه را براي افراد جهت مشارکت در راه اندازي

 
کارخانه هاي صنایع تبدیلی و فراوري محصولات کشاورزي از بین برده است. 

وي با بیان اینکه برخی از کشاورزان به صورت سنتی محصولات کشاورزي خود را فرآوري می کنند، یادآور شد: روش هاي سنتی بازار

 
خوبی ندارد و مورد استقبال قرار نمی گیرد. 

کارشناس کشاورزي مدیریت جهاد کشاورزي تیران و کرون با اشاره به اینکه موسیر تیران و کرون به استان هاي همدان کرمانشاه
فروخته و یا توسط واسطه ها به کشورهاي عربی صادر می شود، اظهارداشت: بازار داخلی این محصول براي مصرف در لبنیات است و

 
فرآوري دیگر نمی شود. 

وي صادرات زعفران این شهرستان به کشورهاي خارجی را از یک ویژگی و خاصیت این محصول بیان کرد و گفت: زعفران به

 
افغانستان صادر و و از آنجا به اسپانیا و با برند آن کشور در بازارهاي جهانی از جمله ایران عرضه می شود. 

 
حذف شرایط سخت سرمایه گذاري 

یک فعال کارآفرینی و فعال کشاورزي در تیران گفت: شرایط سرمایه گذاري براي فرآوري و تجاري سازي از تولید سخت تر است و

 
همین موضوع انگیزه هاي سرمایه گذاري را به سمت احداث گلخانه و یا کشت محصول به جاي صنایع غذایی می برد. 

غلامرضا حیدري که به نمایندگی از جمعی از کشاورزان و به عنوان فعال کارآفرینی و تجاري سازي در این میزگرد خبري حضور
داشت، افزود: در حال حاضر با توجه به سود کوتاه مدت ناشی از فروش محصولات گلخانه اي و یا گیاهان دارویی افرادي زیادي دارایی

 
خود را به این سمت هدایت کرده اند و کمتر به فرآوري و تجاري سازي توجه شده است. 

وي با بیان اینکه کاهش تقاضا براي محصولات تولیدي و یا افزایش هزینه هاي تولید، تهدیدي جدي براي حوزه کشاورزي است،

 
اظهارداشت: سال گذشته قیمت هر کیلوگرم فلفل دلمه اي به چهار هزار تومان رسید که تهدید و خسارت براي این قشر بود. 

وي با بیان اینکه سرمازدگی یک تهدید براي محصول انگور تیران است، خاطرنشان کرد: برگ درخت انگور، قوره، سرکه، شیره و
کشمش داراي سود زیادي است اما کمتر کشاورزان در این سمت برنامه ریزي و اقدام کرده اند و فروش انگور در بازارها براي خوراکی

 
تنها انگیزه باغداران این منطقه است. 

به گفته حیدري ترشی برگ انگور، سرکه و شیره از جمله محصولات فرآوري شده انگور با سود و منفعت بیش از خام فروشی این

 
محصول باغی است اما دقت و تمرکزي از سوي کشاورز و هدایت و برنامه ریزي از سوي مسئولان و کارشناسان براي آن نشده است. 



وي ادامه داد: مساحت کوچک باغ ها و نبود نگاه اقتصادي به محصول انگور تاکنون مانع از صنعتی شدن این عرصه در تیران و کرون
شده و با وجود افزایش هزینه هاي نگهداري و نبود تجهیزات مورد نیاز افراد کمتر به این سمت رفته اند که محصول انگور را تجاري

 
کنند. 

 
ضرورت تسهیل در ارایه تسهیلات بانکی 

به گفته این فعال در حوزه کشاورزي ارائه تسهیلات بانکی در این شهرستان براي فعالیت هاي اقتصادي در حوزه کارآفرینی و فرآوري
محصولات کشاورزي سخت انجام می شود و مدیریت شهرستان و ادارات متولی مثل جهاد کشاورزي، کار، تعاون و رفاه اجتماعی و

 
صنعت و معدن تجارت برنامه بلند مدت اقتصادي براي بهره گیري از ظرفیت هاي این شهرستان تنظیم نکرده اند. 

وي یادآورشد: سنگ اندازي و مانع تراشی براي کارگاه ها و بنگاه هاي کوچک زودبازده یک آسیب براي حوزه کشاورزي است چرا که

 
با توجه به این شرکت هاي کوچک قادر به توسعه فعالیت ها و مشارکت بیشتر و کاهش مشکلات در آینده خواهیم بود. 

وي ادامه داد: روابط معنایی و کاري و بدون حاشیه براي تجاري سازي محصولات کشاورزي این شهرستان نیاز و براي دست یابی به
این موضوع به همکاري و ایجاد هم افزایی بین بخشی توسط مدیریت کلان منطقه لازم است چرا که مانع تراشی هاي برخی از

 
نهادهاي اداري انگیزه فعالان اقتصادي و کارآفرین ها را از بین می برند. 

وي اضافه کرد: با وجود اینکه مسئولان در سطح ملی و استانی بر تسهیل شرایط کار و سرمایه گذاري تاکید دارند اما تعدادي از
مدیران تیران و کرون چنین دیدگاهی ندارند و محدودیت هایی را اعمال می کنند و این موضوع در سرنوشت اقتصادي این خطه اثر

 
گذاشته است. 

 
داشتن نگاه همه جانبه به تولید 

رئیس دانشگاه جامع علمی و کاربردي شهرستان تیران و کرون گفت: نگاه جامع و همه جانبه به تولید وجود ندارند و تمام سرمایه

 
گذاري و برنامه ریزي ها در مرحله اولیه این موضوع است. 

رضا طاهري به عنوان متخصص کارآفرینی، تجاري سازي و شخصیت علمی در این میزگرد ایرنا با بیان اینکه در حوزه کشاورزي
فرآوري محصولات و تولید مواد غذایی از شاخصه هاي تولید محسوب می شود، خاطرنشان کرد: مرحله تجاري سازي و جلوگیري از

 
خام فروشی کمترین حمایت و توجه را دارد و این موضوع خسارت جدي براي تولیدکنندگان است. 

وي ادامه داد: تسهیلات و شرایط آسانی براي احداث گلخانه و راه اندازي یک مزرعه وجود دارد اما زمینه و بستر براي برندسازي،

 
فرآوري و تولید محصول جدید فراهم نیست و یا شرایط سختی را پیش روي سرمایه گذار خواهد بود. 

وي بر تغییر نگرش کشاورزان و مسئولان نسبت به تولید تاکید و اضافه کرد: فعالان اقتصادي در مرحله اول تولید و یا مدیران بخش
هاي اقتصادي کشور کمترین دانش و تجربه را براي کارآفرینی و کسب و کارهاي جدید دارند و این موضوع مانع از تصمیم سازي

 
بلندمدت و هدف دار براي بخش تولید است. 

به گفته این استاد دانشگاه هدف گذاري پس از مرحله تولید را یک مولفه کارآمد براي کاهش خسارت، سودآوري و افزایش اشتغال

 
است که از خام فروشی جلوگیري می کند و منفعت و سود را افزایش می دهد. 

وي یادآور شد: مدیریت شهرستان باید برنامه اقتصادي بلند مدت و همه جانبه تنظیم کند و همسو با توسعه مساحت زیرکشت به
بخش هاي دیگر تولید مثل تجاري سازي و جلوگیري از خام فروشی توجه داشته باشد که این موضوع علاوه بر سود اقتصادي از

 
نارضایتی ها در شرایط بحرانی نیز جلوگیري خواهد کرد. 

وي پیش بینی مکان و یا شهرك براي فرآوري محصولات کشاورزي را یک ضرورت براي تیران و کرون اعلام کرد و گفت: فرمانداري
باید مکان را جانمایی، بسترها را فراهم و شرایط را براي حضور سرمایه گذار فراهم کند تا فعالان اقتصادي تنها پول و دارایی براي

 
ایجاد کار و تولید را به صحنه بیاورند. 

طاهري خاطرنشان کرد: هماهنگی بین بخشی و استفاده از ظرفیت هاي علمی و دانشگاهی براي تسهیل شرایط سرمایه گذاري و
پیشرفت کار لازم است که در این حوزه فرمانداري با استفاده از ظرفیت دفتر سرمایه گذاري استانداري اصفهان پیشگام شود و سایر

 
دستگاه هاي متولی را نیز وارد عمل بدون حاشیه و سخت گیري کند. 

وي گرد غوره را یک محصول برجسته و خوب و بدون رغیب معرفی کرد و گفت: این ماده غذایی در روزهاي اولیه رشد انگور قابل بهره



برداري است و با سرمایه گذاري در این بخش نیازي به آبیاري هاي مجدد براي شیرین شدن انگور و نگرانی سرمازدگی محصول را

 
ندارد. 

وي اضافه کرد: تشکیل تیم خاص براي فرآوري محصولات کشاورزي این شهرستان لازم است و با توجه به اینکه تاکنون فرصت هاي

 
زیادي از دست رفته، باید سریع تر متولیان امر وارد میدان عمل شوند. 

وي ادامه داد: به سرعت عمل بالایی براي حمایت از سرمایه گذار، ایجاد شهرك مواد غذایی و تسهیل شرایط جهت ورود بخش

 
خصوصی در راستاي تجاري سازي و فرآوري محصولات کشاورزي لازم است. 

 
ضرورت پیش بینی آینده بازار محصولات توسط جهاد کشاورزي 

معاون برنامه ریزي و عمرانی فرمانداري تیران و کرون گفت: جهاد کشاورزي آینده بازار محصولات کشاورزي شهرستان را پیش بینی

 
کند و تنها سطح زیر کشت را افزایش ندهد. 

شهرام آذرپی در میزگرد خبري ایرنا استان اصفهان با بیان اینکه تامین زیرساخت هاي توسعه سطح زیر کشت مثل آب و انرژي در
مرحله توسعه بخش هاي کشاورزي و وجود بازار فروش آن در مرحله دوم حائز اهمیت است، افزود: تیران و کرون جز مناطق قرمز در

 
وضعیت آب است که به همین خاطر باید این موضوع در توسعه کشاورزي مورد توجه باشد. 

وي کاهش دما در این منطقه و توسعه گسترده گلخانه را نیازمند نگاه جامعه به حوزه تولید دانست و گفت: باید زیرساخت هاي لازم

 
در تامین گاز مورد توجه باشد که در شرایط سرما گلخانه دار دچار آسیب نشود. 

آذرپی نبود سردخانه براي نگهداري محصولات کشاورزي و نبود کارخانه براي صنایع تبدیلی را از چالش هاي پس از مرحله تولید
برشمرد و اظهارداشت: در صورت نبود بازار براي محصولات کشاورزي به ویژه تولیدات گلخانه اي امکان نگهداري بلند مدت و یا

 
فرآوري آن ها وجود ندارد. 

 
وي ادامه داد: نباید نسبت به محصول مرغوب شهرستان بی توجهی کرد و با خام فروشی مانع سودآوري و منفعت چند برابري بشویم. 
معاون فرماندار تیران و کرون با بیان اینکه روغن هسته انگور قابلیت بهره برداري دارد، خاطرنشان کرد: کمترین استفاده تجاري از این

 
محصول در این شهرستان انجام می شود و اگر موضوع فراوري جدي گرفته شود سود اقتصادي زیادي به سرمایه گذار می رسد. 

 
داشتن چشم انداز مشخص تولید 

وي ادامه داد: اگرچه در حوزه تولید موفقیت هایی بدست آمده اما باید دغدغه ها و چالش ها مورد دقت و توجه قرار دهیم و در این

 
خصوص تدوین برنامه و چشم انداز لازم است که مدیریت شهرستان آمادگی همکاري براي هدف گذاري صحیح را دارد. 

به گفته وي مدیریت جهاد کشاورزي شهرستان براي تهیه سند چشم انداز تولید در این بخش برنامه ریزي کند و سهم دستگاه هاي
مختلف مثل صنعت معدن و تجارت، سازمان غذا و دارو، دانشگاه ها، کار، تعاون و رفاه اجتماعی، بانک ها و سرمایه گذاران را مشخص

 
کند و مدیریت شهرستان در این خصوص با آن ها همکاري خواهد کرد. 

اصفهان در تولید گل شب بو، پیاز، سیب زمینی مینی تیوبر، گوشت بوقلمون، شیر خام، گوشت مرغ، ماهیان زینتی و گرمابی و جوجه

 
بومی، گاوداري صنعتی و مبارزه با سِن گندم رتبه نخست کشور را دارد. 

این استان در تولید تخم مرغ، بهِ، گل محمدي و گلرنگ، رتبه دوم و در تولید قارچ، گل و گیاهان زینتی، سبزي و صیفی، سیب
درختی، سیب زمینی و خربزه رتبه سوم کشوري را دارد.



ماهیان زینتی، زینت بخش کویر قم

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  438  |  تاریخ: 1399/08/26

بحران آب گلوي زمین را می فشارد و دردش در کویر طاقت فرساتر است؛ دشت هاي وسیع در دل کویر و مردمی که
سالهاست به سختی کشاورزي می کنند و دغدغه آب و نان دارند، اما امان از قدرت اراده آدمی !

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما مرکز قم؛ در 15
کیلومتري قم در بخش مرکزي و کنار روستاي حاجی آباد
بالا شاهد تصویري متفاوت هستیم، استخر هاي پرورش
ماهی و سازه هاي گلخانه اي آن هم در دل روستایی

 
کویري. 

تابلویی جالب در ورودي محل کارشان نصب کرده اند،
اینجا جوانان مشغول کاراند، مرکز پرورش ماهیان زینتی

 
مومنی نژاد، مرکزي که به همت چند جوان شهري در روستا بنا شده، در دو فاز گلخانه اي و سه فاز پرورش ماهی. 

مهندس مومنی نژاد دهه شصتی است، از همان هایی که گاهی به اشتباه نسل سوخته و پر دردسر خوانده می شوند، مدیري جوان و

 
پر انگیزه. 

او مدیر مجموعه و تولیدکننده و پژوهشگر در حوزه ماهیان زینتی است که از سال 1383 کار خود را آغاز کرده و کارشناسی ارشد

 
شیلات دارد. 

 
افتخارات زیادي را در کارنامه سال هاي کاري اش دارد، پرورش بیش از 30 مدل ماهی زینتی. 

جدیدترین فعالیتش تکثیر نیمه مصنوعی ماهیان زینتی وارداتی براي اولین بار در کشور است، ماهیانی مثل رنگین کمان چهار گونه،
سیچلاید کربنیس، سیچلاید رامیرزي، آنجل مونو تایگر، پاکو سیاه، پنگوسی که با هدف توسعه دانش فنی و بیوتکنیک تکثیر و
پرورش ماهیان زینتی، حاصل کارش جلوگیري از خروج منابع ارزي از کشور و در راستاي تحقق اقتصاد مقاومتی و پویا و اشتغالزایی

 
هاي فناورانه و نوآورانه بوده است. 

 
از پشت بام خانه تا زمین هاي بایر روستا 

سوژه دوم گزارش، یک دهه هفتادي است، مهندس ساجدي که روش جدید همزیستی ماهی و گیاه با نام علمی سیستم آکواپونیک را

 
در روستاي مبارك آباد راه اندازي کرده. 

او می گوید این طرح را از پشت بام منزل پدري اش آغاز کرده و در روستاي مبارك آباد در 10 کیلومتري شهر قم کار را گسترش
داده است. 



او می گوید این طرح را از زمانی که دانشجو بوده از پشت بام
منزل پدري اش آغاز کرده، آن هم با هزینه بسیار اندك، و حالا
این ایده را در یکی از روستا هاي استان قم به صورت عملیاتی و
در یک سوله گلخانه همراه با حوضچه هاي پرورش ماهی انجام

 
می دهد. 

سیستم آکواپونیک به معنی همزیستی ماهی و گیاه با شرایط
ایده آل است، مزایاي این سیستم صرفه جویی منابع در انرژي به خصوص بهره وري آب، گیاهان 100% ارگانیک بدون استفاده از کود

 
و سم، رشد سریعتر گیاهان و توجیه اقتصادي بالاي این سیستم است. 

ساجدي می افزاید براي این طرح بیش از 250 میلیون تومان هزینه شده و پیش بینی فروش ماهیانه ماهیان زینتی این سیستم بالاي
25 میلیون تومان در ماه است، او براي 3 همکلاسی خود کارآفرینی کرده، جوانانی که تحصیلات دانشگاهیشان به اضافه خلاقیت و
پشتکار حالا به ثمر نشسته و بیش از 10 گونه ماهی وارداتی را در کنار 25 گونه گیاه و سبزیجات به مرحله تولید کامل رسانده اند و

 
حالا مغرورند که سهمی از تولید استان و کشورشان را به دوش دارند. 

 
دانستن آمار کلی تولید ماهیان زینتی مرا پاي صحبت هاي مدیر شیلات جهاد کشاروزي نشاند. 

 
آماري کم نظیر ! 

طاهري مدیر شیلات سازمان جهاد کشاورزي می گوید به همت همین جوانان است که استان قم با وجود کویري بودن، رتبه یازدهم

 
کشور را در پرورش ماهیان زینتی دارد. 

در سال گذشته استان قم با تولید 4 میلیون و450 هزار قطعه این رتبه را کسب کرده که 40 درصد این تولیدات از طریق

 
صادرکنندگان به کشور هاي همسایه صادر می شود. 

او می گوید کار به همین جا ختم نمی شود و طرح هاي توسعه تولید ماهیان زینتی استان قم شامل 4 شهرك ماهیان زینتی است که
دو مورد آن را بخش خصوصی پیگیري می کند و دو بخش دیگر توسط بخش دولتی در حال اجراست که ظرفیت پیش بینی شده آن

 
80 میلیون قطعه است. 

 
دست انداز ها بر سر راه تولید 

این جمله را از یکی دیگر از تولیدکنندگان ماهیان زینتی می شنویم، آقاي بابایی که در نزدیکی شهر قم با 9 کارگر مشغول به تولید
ماهی زینتی است می گوید قصد داشته تا تولید خود را از 50 هزار قطعه به 100 هزار قطعه برساند، اما نوسان قیمت در مراحل
مختلف تولید به خصوص خوراك ماهیان و مکمل ها باعث شده تا فعلا دست نگهدارد، بابایی می گوید براي ساخت سازه مجهز تا سال
گذشته 200 میلیون تومان هزینه می شده، اما امروز با سه برابر این قیمت هم کار غیرممکن به نظر می رسد، او مشکل بعدي را
صادرات غیر مستقیم می داند و اینکه استان هاي کوچک و کم برخوردار تولیدات خود را به برخی استان ها بخصوص تهران می

 
فرستند تا صادر شوند. 



آقاي رضایی همکار اوست که در بخش جعفرآباد فعالیت می
کند، او هم گلایه هاي آقاي بابایی را تایید می کند و می گوید:
به نظر من تولید و کارآفرینی به نوعی عبادت محسوب می شود
چرا که هم نفعی به دیگران می رسد و هم از قِبَل آن چند خانوار
نان می خورند، اما آنچه نان ما و کارگرانمان را آجر می کند جاي
خالی حمایت ها در شرایط بحرانیست، بحرانی که نمونه بارزش
همین ویروس تاجدار است که کاسه کوزه هاي بیشتر

 
تولیدکنندگان را در هم شکسته و کمر به نابودي اقتصاد کشور ها بسته. 

از این دست گلایه ها کم نیستند در دنیاي کار و اقتصاد، اقتصادي که در کشور ما خود به خود شکننده است و وجود چنین بحران
هایی در حکم قوزي بالاي قوز، انگیزه را از کارفرما و کارآفرین می گیرد، کارفرمایی که با تمام توان و ظرفیت پا به میدان تولید می
گذارد، اما در در شرایط بحرانی یکه و تنها در وسط کارزار می ماند، کم نیستند تولید کنندگانی که زمانی در همین استان قم، براي
کشور افتخار آفرینی می کردند و انحصار برخی محصولات را از کشور هاي قَدَري همچون آمریکا و آلمان ربوده بودند، اما حالا با
بهترین شرایط کاري در کشور هاي همسایه مشغول تولید محصولات به نام آنهایند، شرایطی که نازل ترینشان تامین نیاز هاي اولیه و

 
معافیت مالیاتی است. 

امینی - خبرگزاري صدا و سیما - قم



خودکشی مرد بعد از قتل همسر و دوقلو هایش

منبع: پارسینهشماره خبر:  439  |  تاریخ: 1399/08/26

مردي پس از اینکه خواسته همسرش مبنی بر جدایی را فهمید، به همسر و دوقلو هاي دو ساله اش در حالی که در تختخواب
خوابیده بودند شلیک کرد و آن ها را کشت.

آلبرتو آکاستلو، 40 ساله، پس از اینکه متوجه شد همسرش می خواهد او را ترك کند، اول به همسر و دو کودکش شلیک کرد و

 
بعد خودش را کشت. 

آکاستلو پیش از اقدام به خودکشی، همسرش باربارا گارگانو 38 ساله و دوقلو هاي نوپاي آن ها الساندرو و آرورا و همچنین سگ

 
خانواده را به قتل رساند. 

 
این حمله بی رحمانه دقیقاً قبل از ساعت 5 صبح روز دوشنبه در خانه اي نزدیک کارینیانو، در منطقه پیمونت ایتالیا رخ داد. 

پزشکان اورژانس بعد از حضور در محل کودکان را به بیمارستان منتقل کردند، اما الساندرو کوچک در راه بیمارستان درگذشت. خواهر
دوقلوي او تنها بازمانده این حمله بی رحمانه است که وضعیت او همچنان وخیم گزارش شده و در بخش مراقبت هاي ویژه بیمارستان

 
تخصصی کودکان و در کما به سر می برد. 

همکاران این مرد که با او در کارخانه غلات کار می کردند گفتند که او مدتی بود که درگیر افسردگی شده بود، رئیس او جیانکارلو
سروتی او را کارگري عالی که هر کارآفرینی دوست دارد داشته باشد توصیف کرد. آقاي سروتی به روزنامه گفت: "اما او مدتی افسرده

 
بود، او مشکلات خود را داشت، همانطور که همه ما آن ها را داریم. 

قتل همسر و فرزندان دوقلو به دست پدر خانواده رسانه هاي محلی گزارش دادند، همسرش چند هفته پیش به او گفته بود که می
خواهد جدا شود و زندگی جدیدي را با مردي که از طریق کار در یک مرکز خرید در نزدیکی خانه شان ملاقات کرده آغاز کند و با

 
وکیل براي جدایی صحبت کرده است. 

روزنامه محلی تورینو امروز گزارش داد، قبل از تیراندازي، آکاستلو با برادرش تماس گرفت تا او را از نقشه شرورانه خود را آگاه کند.
اگرچه برادر قاتل با پلیس تماس گرفت و بلافاصله به خانه ها آن ها رفت، اما برادرش همسرش و خودش را کشته بود. آکاستلو کمی

پس از ورود پلیس به منزلش درگذشت.



تغییر در فدرال رزرو؟

منبع: اقتصاد آنلاینشماره خبر:  440  |  تاریخ: 1399/08/26

سیاست هاي پولی آمریکا در صدر فهرست نگرانی هاي جو بایدن پس از استقرار در کاخ سفید نیست و واقعیت این است که
بانک مرکزي از پیش، از تقریبا تمامی ابزارهاي خود براي مقابله با رکود اقتصادي استفاده کرده است.

سیاست هاي پولی آمریکا در صدر فهرست نگرانی هاي جو
بایدن پس از استقرار در کاخ سفید نیست و واقعیت این
است که بانک مرکزي از پیش، از تقریبا تمامی ابزارهاي

 
خود براي مقابله با رکود اقتصادي استفاده کرده است. 

به گزارش اقتصادآنلاین به نقل از دنیاي اقتصاد؛ همچنین
براي دولت بعدي آمریکا تصمیم گیري درباره بودجه فدرال در اولویت بالاتري قرار دارد. اما جو بایدن در نخستین سال ریاست
جمهوري خود باید درباره میزان اثري که مایل است بر بانک مرکزي بگذارد تصمیم گیري کند. این سوال مهم مطرح است که آیا
تلاش هاي سال جاري جروم پاول، رئیس بانک مرکزي براي تمرکز بر رشد بازار کار توانسته براي او نزد دموکرات ها اعتبار کافی به

 
وجود آورد که بار دیگر به عنوان رئیس بانک مرکزي انتخاب شود یا نه. 

به احتمال زیاد جو بایدن باید طی سال نخست ریاست جمهوري به درخواست هاي نیروهاي ترقی خواه براي ایجاد تغییرات فراگیر در
بانک مرکزي توجه کند. پلت فرم حزب دموکرات شامل اصلاحاتی در بانک مرکزي است تا این نهاد به مسائلی نظیر نابرابري ثروت
توجه بیشتري نشان دهد و این سوال مطرح است که آیا پاول براي ایجاد این تغییرات فرد مناسبی است؟ مخالفت با ادامه فعالیت
پاول همچنین ممکن است از سوي کسانی مطرح شود که خواستار مقررات مالی سختگیرانه تر هستند. الیزابت وارن، سناتور دموکرات
حالا که بایدن در انتخابات پیروز شده، در موضوع مقررات مالی اثرگذاري بسیار بالاتري پیدا کرده است. او سال 2018 با انتخاب پاول
به عنوان رئیس بانک مرکزي مخالفت کرده بود. بایدن همزمان با ایجاد توازن بین درخواست هاي کسانی که به پیروزي او در انتخابات
کمک کرده اند ممکن است بخواهد اثر مورد نظر خود را بر بانک مرکزي بگذارد. دوره ریاست پاول بر بانک مرکزي فوریه سال 2022
پایان می یابد و در آن زمان مشخص خواهد شد بایدن چه دیدگاهی براي آینده بانک مرکزي دارد. حزب دموکرات کادري قوي از
متخصصان سیاست هاي اقتصادي دارد و احتمالا یکی از آنها براي جایگزینی پاول انتخاب خواهد شد. رئیس فدرال رزرو آتلانتا که
نخستین سیاهپوست در چنین جایگاهی است، اخیرا در زمینه مسائلی نظیر عدالت اقتصادي دیدگاه هاي قابل توجه مطرح کرده است.
او در دورانی که بایدن معاون اوباما بود در وزارت مسکن و توسعه شهري فعالیت می کرد. او شاید یکی از گزینه ها براي ریاست بانک

 
مرکزي باشد. برخی منابع به نام افرادي دیگر براي جایگزینی جروم پاول اشاره کرده اند. 

البته احتمال آنکه پاول بار دیگر براي این سمت انتخاب شود زیاد است. او نه تنها در مواجهه با بحران همه گیري کرونا واکنشی
قدرتمند و فوري نشان داده، بلکه به واسطه جلب حمایت دموکرات ها و جمهوري خواهان کنگره توانسته دوران پرتنش همکاري با
ترامپ را پشت سر گذارد. اگر جمهوري خواهان همچنان کنترل مجلس سنا را در اختیار داشته باشند، پاول می تواند روي حمایت
هایی که از آن برخوردار است براي انتخاب شدن مجدد حساب کند. ماه ژانویه مشخص خواهد شد کدام حزب اکثریت را در سنا به

 
دست خواهد آورد. 



البته از یک جهت دیگر هم شانس پاول براي انتخاب شدن بالاست. او اصلاحات بسیار گسترده در سیاست هاي پولی بانک مرکزي به
وجود آورده است و این اصلاحات شامل متمرکز کردن بانک مرکزي بر موضوع ایجاد شغل در اقتصاد به عنوان اولویت نخست است. در
واقع اکنون مبارزه با تورم به اولویت دوم بانک مرکزي تبدیل شده است. اصلاحاتی که پاول ایجاد کرده بزرگ ترین اصلاحات از زمان
پل وولکر، رئیس اسبق بانک مرکزي است که در اواخر دهه 1970 و اوایل دهه 1980 مبارزه با تورم را اولویت نخست بانک مرکزي

 
قرار داده بود. اقدامات ماه هاي اخیر پاول از سوي اقتصاددانان ترقی خواه مورد ستایش قرار گرفته است. 

دوران فعالیت دو معاون پاول نیز در نخستین سال ریاست جمهوري بایدن به پایان می رسد و بعید نیست این دو نفر نیز در سمت
هاي خود باقی بمانند البته اگر دولت بایدن به دنبال تغییرات بسیار بزرگ تر در عملکرد و ساختار بانک مرکزي باشد آنها شانس بسیار
کمتري براي باقی ماندن در سمت خود خواهند داشت. تا ماه آینده ترامپ باید دو نفر را در هیات هفت نفره عامل بانک مرکزي نصب
کند اما مشخص نیست افراد پیشنهاد شده از سوي ترامپ در کنگره کنونی تایید شوند، یا نه. بنابراین به احتمال زیاد بایدن این دو نفر

 
را به کنگره جدید معرفی خواهد کرد. 

بایدن همچنین باید در این زمینه تصمیم بگیرد که آیا بانک مرکزي باید سیاست هایی در زمینه برابري ثروت و برابري اشتغال ایجاد
کند یا نه و اگر بله، چطور باید این سیاست ها تدوین شود. یک نکته مهم این است که اگر جمهوري خواهان همچنان کنترل مجلس
سنا را در اختیار داشته باشند بسیاري از تغییراتی که بایدن مایل است در ساختار بانک مرکزي ایجاد شود با مانع مواجه خواهد شد.
در واقع موفقیت بایدن در رسیدن به اهداف خود به مهارت او در مذاکره با جمهوري خواهان سنا وابسته است. یک موضوع دیگر این
است که دوره اجراي بسیاري از اقدامات بانک مرکزي که سال جاري براي مبارزه با بحران کنونی انجام شده پایان سال منقضی می
شود و ترامپ باید آنها را تمدید کند. مقامات بانک مرکزي معتقدند این برنامه ها به بازارها کمک کرده در وضعیت با ثبات به فعالیت
خود ادامه دهند و اگر ترامپ آنها را تمدید نکند طی چند هفته تا زمان استقرار بایدن در کاخ سفید، مشکلاتی براي شرکت ها پدید
خواهد آمد. به نظر می رسد بخش هایی از سیاست هاي بانک مرکزي طی دوران ریاست جمهوري جو بایدن تغییر می کند. البته
احتمال تغییر رئیس این نهاد هم وجود دارد. اگر این تغییرات بزرگ باشد اثرات آن بر اقتصاد محسوس خواهد بود. به همین دلیل

 
دیدگاه بایدن درباره بانک مرکزي بر افق اقتصاد آمریکا و جهان موثر است. 

پربیننده ترین اخبار و نتایج انتخابات آمریکا اخبار و نتیجه انتخابات آمریکا اخبار و نتیجه انتخابات ریاست جمهوري آمریکا اخبار
انتخابات آمریکا بعد از گذشت 44ساعت از پایان راي گیري اخبار انتخابات آمریکا بعد از گذشت 35ساعت از پایان راي گیري



10 هزار بسته کمک معیشتی به اقشار نیازمند تربت حیدریه اهدا شد

منبع: ایرناشماره خبر:  441  |  تاریخ: 1399/08/26

تربت حیدریه- ایرنا- مدیر کمیته امداد امام خمینی (ره) تربت حیدریه گفت: افزون بر 10 هزار بسته کمک معیشتی از آغاز
شیوع ویروس همه گیر کرونا تاکنون در این شهرستان جنوبی خراسان رضوي بین اقشار نیازمند توزیع شده است.

تربت حیدریه- ایرنا- مدیر کمیته امداد امام خمینی (ره)
تربت حیدریه گفت: افزون بر 10 هزار بسته کمک معیشتی
از آغاز شیوع ویروس همه گیر کرونا تاکنون در این
شهرستان جنوبی خراسان رضوي بین اقشار نیازمند توزیع

 
شده است. 

سید سعید عبداالله زاده روز دوشنبه در گفت و گو با
خبرنگار ایرنا افزود: از این تعداد، پنج هزار و 360 بسته
کمک معیشتی و چهار هزار و 320 بسته اقلام بهداشتی
است که بین خانواده هاي زیرپوشش کمیته امداد امام

 
خمینی (ره) تربت حیدریه توزیع شده است. 

وي ادامه داد: در اجراي طرح مواسات و همدلی، علاوه بر توزیع بسته هاي کمک معیشتی، بیش از 107 هزار پرس غذاي گرم نیز به

 
همت نیکوکاران و با همکاري مراکز نیکوکاري، موسسات خیریه و هیات هاي مذهبی بین نیازمندان این شهرستان توزیع شده است. 

مدیر کمیته امداد امام خمینی (ره) تربت حیدریه گفت: همچنین در اجراي طرح اطعام مهدوي، نهضت تعاون و همدلی و اطعام

 
علوي، بیش از 36 هزار پرس غذاي گرم بین آسیب دیدگان ناشی از بیماري کووید 19 در این شهرستان توزیع شد. 

وي از تمامی دستگاه ها، گروه هاي جهادي و تشکل هاي مذهبی خواست با هدف مدیریت کمک هاي مومنانه و توزیع عادلانه آن بین

 
نیازمندان شهرستان، اطلاعات جامعه هدف و توزیع سبدهاي معیشتی و بهداشتی خود را در سامانه سخاي کمیته امداد ثبت کنند. 

عبداالله زاده افزود: از مجموع جمعیت 250 هزار نفري تربت حیدریه، بیش از 17 هزار نفر در قالب 9 هزار و 500 خانوار از خدمات
مستمري ماهانه، اشتغال، درمان و تحصیل و تسهیلات بانکی کمیته امداد امام خمینی (ره) این شهرستان بهره مند هستند که 90

 
درصد اعتبارات از طریق منابع دولتی و بقیه آن از طریق مشارکت هاي مردمی تامین می شود. 

 
مرکز شهرستان 225 هزار نفري تربت حیدریه در 150 کیلومتري جنوب مشهد واقع است. 

بر اساس آخرین اعلام سخنگوي وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی با فوت 459 بیمار دیگر از مبتلایان قطعی به کرونا طی 24
ساعت گذشته، شمار جانباختگان قطعی بیماري کووید19 در کشور به 41 هزار و 493 تن رسید و 27 استان همچنان در وضعیت



 
قرمز کرونا هستند. 

 
برچسب ها 

 
- ویروس کرونا 

 
- تربت حیدریه 

 
- کمیته امداد امام خمینی 

 
- بهداشت و سلامت 

 
پروندهٔ خبري 

- رفتار مومنانه و همدلانه ایرانیان در روزگار کرونا



بانک ها موتور محرك واحدهاي تولیدي

منبع: ایرناشماره خبر:  442  |  تاریخ: 1399/08/26

قزوین - ایرنا - امسال در حالی از سوي مقام معظم رهبري به سال جهش تولید نامگذاري شد که با شیوع بحران کرونا برخی
واحدهاي تولیدي با مشکلات مالی و یا در معرض تعطیلی قرار گرفتند که به نظر می رسد یکی از راه هاي برون رفت از این

بحران اقتصادي استفاده از ظرفیت و منابع مالی و اعتباري بانک ها باشد.

قزوین - ایرنا - امسال در حالی از سوي مقام معظم رهبري
به سال جهش تولید نامگذاري شد که با شیوع بحران کرونا
برخی واحدهاي تولیدي با مشکلات مالی و یا در معرض
تعطیلی قرار گرفتند که به نظر می رسد یکی از راه هاي
برون رفت از این بحران اقتصادي استفاده از ظرفیت و

 
منابع مالی و اعتباري بانک ها باشد. 

به گزارش ایرنا، همزمان با آغاز اعمال تحریم هاي ظالمانه
از سوي دشمنان قسم خورده نظام مقدس و به دنبال آن،
نوسانات ارزي حاصل از این تحریم ها، واحدهاي تولیدي

 
کشور را با مشکلات عدیده اي از جمله تامین مواد اولیه و از بین رفتن بازار فروش آنها روبرو ساخت. 

بسیاري از واحدهاي تولیدي در دوران تحریم با مشکلاتی از قبیل تامین مواد اولیه، افزایش قاچاق کالا، کمبود نقدینگی، فرسودگی
ماشین آلات، عدم حمایت لازم از تولیدات داخلی و در نهایت معوقات ناشی از این مشکلات از سوي کارخانجات روبرو شدند که همین

 
مسایل باعث شد تا بسیاري از این واحدها با تعدیل نیروي کاري و پایین آوردن ظرفیت تولید در نهایت با تعطیلی روبرو شوند. 

از دیدگاه کارشناسان اهل فن، یکی از مهمترین راه هاي رفع موانع تولید در کشور و سرپا نگاهداشتن واحدهاي تولیدي که با
مشکلاتی از این دست مواجه هستند، استفاده از منابع پولی و اعتباري بانک ها است که در ابتداي امر بایستی مکانیزم لازم براي آن
به نحوي مطللوبی اندیشیده شود تا واحدهاي تولیدي مشکل دار بتوانند چرخه تولید خود را ادامه دهند نه اینکه این چرخه متوقف

 
شود. 

با توجه به محدودیت منابع مالی بانکی کشور، اگر بخواهیم سیاست امهال تسهیلات را تنها به برخی واحدهاي تولیدي تخصیص دهیم
به نظر می رسد که سایر بخش ها از این مساله بی بهره خواهند شد در حالی که تسهیلات بانکی باید براساس نظر کارشناسان فنی و

 
مالی و آن هم تنها به واحدها و بخش هاي نیازمندي که امید به ادامه تولید و فعالیت در آنها تشخیص داده می شوند، اعطا شود. 

اگرچه در ادامه بحران کنونی اقتصاد نیز هر از گاهی واگذاري برخی واحدهاي مشکل دار و داراي بدهی به بانک ها شنیده می شود اما
در واقع این کار نیز حتی به زعم مدیران ارشد و کارشناسان امور بانکی چاره کار نبوده و ضمن آنکه دردي را از جامعه دوا نمی کند،

حتی خود بانک ها را نیز با مشکلات زیادي روبرو می سازد. 



براي چگونگی از وضعیت واحدهاي تولیدي مشکل دار و یا تعطیل شده استان قزوین و نحوه چگونگی همکاري هاي فیمابین بانک ها
با این واحدهاي تولیدي، خبرگزاري جمهوري اسلامی استان قزوین میزگردي را با حضور مدیران ارشد و مسوولان بانکی این استان

 
برگزار کرده است. 

 
هدف و تلاش سیستم بانکی بازگرداندن واحدهاي تولیدي مشکل دار به چرخه تولید است 

دبیر شوراي کمیسیون هماهنگی بانک ها و رییس اداره امور شعب بانک ملی استان قزوین در این نشست اظهار داشت: همه تلاش
سیستم بانکی بر این بوده تا براي بازگرداندن واحدهاي تولیدي که مشکل اعتباري داشتند، امهال و استمهال هایی صورت بگیرد که

 
در بازپرداخت بدهی انها شرایطی پیش آید تا بتوانند به تولیدشان ادامه دهند. 

علی یزدان دوست ادامه داد: در سال جهش تولید که از سوي مقام معظم رهبري نامگذاري شده، یکی از وظایف سیستم بانکی آن
بوده تا منابع پولی که در شرایط تحریم و به سختی توسط بانک ها جذب می شود را در شاخص هاي اقتصادي با اولویت صنعت و
معدن، کشاورزي ، مسکن و ساختمان و بازرگانی به دست تولید کنندگان و کسانی که در این شعار نقش اساسی و بسزایی دارند،
توزیع شود و تمام مدیران ارشد بانکی استان در این راستا تمام تلاش خود را انجام می دهند تا منابع جمع آوري شده در سیاست
هاي کلان دولت به بخش هاي مورد نظر تخصیص داده شود تا بتوانیم در شرایط سخت تحریمی سهم سیستم بانکی را بالا و بالاتر

 
ببریم. 

وي یادآور شد: این در حالی است که سیستم بانکی در استان قزوین تاکنون هیچ واحد فعال تولیدي را از چرخه فعالیت خود به خاطر
مطالبات بانکی خارج نکرده و اگر هم واحدي بوده که توسط بانک اعمال نظر برروي آن صورت گرفته، آن نیز به طور کامل غیرفعال
بوده که آن هم براي بازگرداندن حق و حقوق سپرده گذارن بانکی و بازگرداندن بخشی از بیت المال بلوکه شده، به انجام رسیده است.

به گفته رییس اداره امور شعب بانک ملی استان قزوین، باید توجه داشت که در بحث تولید، این موضوع تنها منحصر به بخش صنعت
نبوده بلکه سایر حوزه هاي خدماتی، گردشگري و کشاورزي را نیز شامل شده که کلمه تولید را یدك کشیده و با ایجاد به تحقق

 
جهش تولید نیز کمک می کنند. 

یزدان دوست با بیان اینکه بدون شک بانک ها نیز از نتایج حاصل از تولید، اشتغال و کاهش مشکلات اجتماعی همانند سایر مردم از
آن بهره مند می شوند، اظهار داشت: متاسفانه طی سال هاي اخیر هجمه هایی مبنی بر اینکه سیستم بانکی مخالف تولید و اشتغال
بوده را شاهد بوده ایم که به هیچ عنوان این مساله واقعیت نداشته چرا که از نظر معادله اقتصادي وقتی پولی جمع آوري می شود باید
از آن استفاده کرد تا بانک ها بتواند پاسخگوي سپرده گذاران و برخی از سهامداران خود باشند و به همین جهت این مراکز اقتصادي

 
به دنبال آن هستند تا پول و منابع مالی جمع آوري شده را دوباره به چرخه سرمایه گذاري بازگردانند. 

وي ادامه داد: مقرراتی که در زمان حال در سیستم بانکی اعمال می شود براي زمان صلح و آرامش است در حالی که ما طی سال هاي
گذشته به طور مداوم در جنگ اقتصادي با دشمنان بین المللی روبرو بوده ایم و این در حالی است که با توجه به اینکه مدیران و
کارکنان بانک تنها مجریان قانون هستند در عین حال نیز اگر اصلاحاتی در قوانین بانکی از سوي مجلس شوراي اسلامی صورت
پذیرد، بسیاري از چالش هاي موجود نیز برطرف و هر قدر نیز در قوانین شفاف سازي به عمل آید، شرایط کاري هم بهینه انجام می

 
شود. 



 
مطالبات 16 بانک استان قزوین بیش از 11 هزار میلیارد ریال است 

دبیر شوراي کمیسیون هماهنگی بانک هاي استان قزوین افزود: میزان مطالبات 16 بانک این استان بالغ بر 11 هزار و 827 میلیارد
ریال است که نسبت به سال گذشته 4.14 صدم درصد کاهش داشته که با توجه به تسهیلات ارایه شده آمار زیاد جالبی نیست اما
سیستم بانکی براساس وظیفه اي که براي کمک دارد، با واحدهایی که توان بازگشت به چرخه تولید را دارند نهایت همکاري را تاکنون

 
داشته است. 

یزدان دوست به نامه نگاري مدیران بانکی و کارشناسان آنها در حوزه هاي مختلف با مدیرعالی استان، تصریح کرد: سیستم بانکی
استان حاضربه راه اندازي کلینیک تخصصی در حوزه اقتصادي، پولی، بانکی و بازرگانی با کمک دستگاه هاي ذیربط مانند واحد
اقتصادي استانداري، سازمان صمت، جهاد کشاورزي، همکاران نظارتی و اتاق بازرگانی است تا بتوانند واحدهاي فعال، نیمه فعال و
حتی راکد را با مشاوره هاي ارایه شده از سوي این مرکز، منابعی را که در سال هاي گذشته ارایه شده و هم اکنون نیز سنگین شده را
از حالت بلوکه شدن، که هم براي آنها بار مالی دارد و هم براي سیستم بانکی تبعاتی به همراه دارد را دوباره به چرخه تولید بازگرداند،

 
چرا که هیچ بانکی به دنبال این نیست تا یک چرخه تولید را از فعالیت بازدارد. 

یزدان دوست خاطرنشان کرد: بانک ها براساس طرحی که خود مجري طرح آن را به بانک ارایه می دهد، توسط کارشناسان فنی، مالی
و اقتصادي بانک برروي آن اظهار نظر رسمی می کنند و براساس مقرراتی که بانک مرکزي شوراي پول و اعتبار آن را مصوب کرده
بررسی کرده و در صورت تایید اظهارات مجري طرح، اگر با شاخص هاي مورد نظر، همخوانی داشته و شرایط سودآوري آن نیز تایید

 
شود، بانک اقدام به سرمایه گذاري در آن پروژه اقتصادي خواهد کرد. 

وي ادامه داد: این در حالی است که برخی واحدهاي تولیدي نیز متاسفانه از تکنولوژي و ماشین آلات فرسوده و قدیمی بهره مند بوده،
برخی در تامین مواد اولیه به لحاظ ارزبري دچار مشکل شده، برخی از واحدها از ناتوانی مدیریتی و شراکتی رنج می برند و افرادي را
نیز داریم که وقتی تسهیلاتی دریافت می کنند به طور کامل فعالیت خود را نیز عوض کرده و همین مساله یعنی عدم مصرف
تسهیلات در محل خود که به طور طبیعی نیز باعث ایجاد مطالبه شده و افراد با سوداگري این تسهیلات را به سمت و سویی به غیر از

 
تولید سرازیر می کنند، را می توان از مشکلات سیستم بانکی نام برد. 

رییس امور شعب بانک ملی استان قزوین تصریح کرد: برخی از واحدهاي تولیدي که به چرخه فعالیت خود بازگشته اند یا به خاطر
تغییر مدیریتی بوده که روي داده، یا اینکه اگر مشکل آنها تنها نقدینگی بوده با برآورد نیازهاي اولیه تسهیلات مورد نیاز به آنها از
سوي سیستم بانکی تزریق شده و بخشی دیگري هم به این علت بوده که بانک ها متقاضیان جدیدي را که از سوي دفتر سرمایه
گذاري استان معرفی می شوند، واحد مورد نظر به سرمایه گذار جدید معرفی می شود که در آن صورت بانک ضمن رسیدن به مطالبه

 
خود، شاهد فعالیت دوباره و ایجاد اشتغال جدید توسط آن واحد خواهد بود. 

 
نقش بانک ها در راستاي تحقق شعار سال و هدایت نقدینگی به واحدهاي تولیدي 

یزدان دوست با بیان اینکه امروز رغبت سیستم بانکی با توجه به بازارهاي ایجاد شده در راستاي بازار پولی و بانکی، سکه، ارز، مسکن و
سایر بازارهایی که در کنار ما ایجاد شده و در عین حال نیز با سختی زیاد براي جذب منابع با نرخ کنونی اقدام می کنند، کمتر شده،
تصریح کرد: بانک ها در چنین شرایطی باز هم به کار خود ادامه می دهند و البته توفیقات خوبی را در حوزه جذب منابع نیز کسب

 
کرده اند. 



وي ادامه داد: یکی از اولویت هاي سیستم بانکی جذب منابع مالی و مصرف آن در استان بوده که خوشبختانه این منابع تا پایان آبان
ماه جاري نسبت به مدت مشابه سال گذشته با افزایش 24 درصدي روبرو بوده و در حال حاضر منابع استانی در حوزه سرمایه در
گردش و سرمایه ثابت به 223 هزار میلیارد ریال رسیده که حدود 218 هزار میلیارد ریال آن در سرفصل هاي قرض الحسنه، رفع
نیازهاي ضروري، ازدواج، کمیته امداد، بهزیستی ، خدمات بازرگانی ، کشاورزي، صنعت و معدن، مسکن و و ساختمان و صادرات به

 
صورت تسهیلات پرداخت شده است. 

وي یادآور شد: در بخش بهین یاب 951 میلیارد ریال توسط سیستم بانکی در استان پرداخت شده و در بخش قرض الحسنه و ازدواج
نیز اعتبار در نظر گرفته شده براي استان 6 هزار و 322 میلیارد بوده که چهار هزار و 453 میلیارد ریال آن توسط 32 بانک پرداخت

 
شده است. 

یزدان دوست اضافه کرد: در بخش پرداخت تسهیلات کرونا نیز تاکنون 14 هزار و 214 پرونده با پرداخت یک هزار و 524 میلیارد
ریال توسط بانک هاي سپه، ملی، تجارت، ملت، صادرات، سینا، انصار، بانک شهر، اقتصاد نوین، پارسیان، موسسه اعتباري غیربانکی
ملل، آینده، پاسارگاد، رفاه کارگران و موسسه اعتباري غیربانکی کوثر صورت گرفته و در این راستا نیز 17 هزار و 823 مورد اشتغال

 
ایجاد شده است. 

 
محدودیت منابع بانکی قزوین به خاطر قرار گرفتن دفاتر واحدهاي تولیدي مستقر استان در تهران است 

رییس امورشعب بانک ملت استان قزوین نیز در این نشست اظهار داشت: محدودیت هاي منابع مالی سیستم بانکی قزوین به جهت
قرار گرفتن دفاتر واحدهاي تولیدي مستقر استان در تهران بوده است که آنها متاسفانه منابع مالی خود را در مرکز مستقر کرده و
درآمدي از مالیات خود را نیز به تهران می دهند در حالی که سهم همه مسایل و مشکلات آنها به خصوص آلایندگی هایشان به قزوین

 
می رسد. 

حمید مددي با بیان اینکه امروزه بانک ها در جمع آوري منابع مالی و پولی خود با مشکلات زیادي روبرو هستند، تصریح کرد: بانک ها
همواره چشمشان به سرمایه گذاران است و آنها نیز می خواهند با نرخ بالا سرمایه گذاري کنند تا جایی که به عنوان مثال در حوزه
صنعت، سامانه بهین یاب تنها واحدهاي تولیدي مشکل دار و نیازمند به تسهیلات را به ما معرفی می کند و پس از آن تمام سختی

 
هاي بعد از واگذاري تسهیلات به بانک ها مربوط می شود. 

وي با اشاره به اینکه در سیستم بانکی استان 223 هزار میلیارد پول جمع شده از محل سپرده هاي اشخاص بوده و پولی به عنوان
بودجه در اختیار آنها قرار داده نشده، افزود: از این میزان بالغ بر 218 هزار میلیارد ریال تسهیلات پرداخت شده که یعنی 85 درصد

 
آن هزینه زا بوده و بانک ها به آن سود پرداخت می کنند. 

مددي یادآور شد: مقام معظم رهبري با دوراندیشی خود طی چند سال هاي گذشته تمامی فرمان ها و نامگذاري هاي سالانه شان در
راستاي اقتصاد و تولید قرار داشته و سیستم بانکی نیز در دوران بحران اقتصادي کشور همانند دوران جنگ تحمیلی در خط مقدم آن
قرار گرفته اما متاسفانه و به علت کار و فعالیت زیاد آنها در دوران سخت اقتصادي، حرف و حدیث هاي فراوانی را به غلط نیز به آنها

 
نسبت داده اند. 

وي با بیان اینکه متاسفانه امروز حدود 20 واحد تولیدي در استان چرخه ستاد تسهیل را سرگردان خود کرده اند، اضافه کرد: این
تعداد واحد حرف و حدیث ها را راجب سیستم بانکی زیاد می کنند در حالی که منابع مصرف شده در بخش تسهیلات بانکی بالغ بر



90 درصد، با نرخ مصوب بانک مرکزي بوده اما باید توجه داشت که در مجموع واحدي به مشکل برمی خورد که متاسفانه در مسیر

 
صحیح تولید قرار نمی گیرد. 

این مدیر امور بانکی پرداخت تسهیلات در سیستم بانکی را مرحله به مرحله دانست و گفت: ضوابط پرداخت در سیستم بانکی به طور
کامل رعایت می شود اما سیستم هاي نظارتی متاسفانه در مراحلی که باید دقت لازم را به عمل بیاورند، کوتاهی کرده و به همین

 
سبب سیل مشکلات در نهایت به سوي بانک ها سرازیر می شود. 

مددي اضافه کرد: در زمان صدور مجوزها، مراکز صادر کننده باید براساس تعهد، تخصص و مدیریت منابع مالی افراد اقدام به انجام این
کار کنند تا جایی که گاهی اوقات یک بازنشسته جواز تولیدي را می گیرد که هیچ سررشته اي هم از آن ندارد و از ابتداي کار هم می
دانیم که با مشکل روبرو خواهد شد و به همین جهت مدیریت واحدهایی که با سیستم بانکی مشکل دارند افراداي هستند که فاقد

 
تعهد، تخصص و منابع مالی لازم هستند. 

به گفته وي، مجوزهایی هم که از سوي سازمان هاي ذیربط صادر می شود این نقد بر آنان وارد است که با توجه به منابع محدود

 
بانکی باید میزان توان نقدینگی افراد را هنگام صدور مجوزها مورد بررسی دقیق تر قرار دهند. 

وي ادامه داد: در حوزه قرض الحسنه که بسیاري از تسهیلات مربوط به بخش اشتغالزایی نهادهاي حمایتی از جمله کمیته امداد است
هم با مشکلاتی زیادي روبرو است تا جایی که به عنوان مثال براي دریافت تسهیلات اشتغالزایی افرادي با سن 90 سال به بانک معرفی

 
می شوند که این مساله براي بانک به هیچ عنوان نمی تواند قابل قبول باشد. 

رییس امور شعب بانک ملت استان قزوین با بیان اینکه دستگاه هاي اجرایی استان باید همواره در کنار سیستم بانکی باشند و نه در
برابر آنها، تاکید کرد: به طور حتم تخصیص اعتبارات بانکی با وجود نظارت هاي دقیق می تواند سمت و سوي بهتر و قانونمندتري به

 
خود بگیرد. 

مددي یادآور شد: سیستم بانکی کشور اگر امروز در خدمت اشتغال نباشد بدون شک اشتغالزایی نیز صورت نخواهد گرفت تا جایی که
در حوزه ارایه تسهیلات کرونا و تامین مسکن مستاجران آن قدر مراجعه کننده به شعبات بانک ها داریم و در عین حال نیز ستاد
مقابله با کرونا استان اعلام داشته تا دستگاه هاي اجرایی با 50 درصد ظرفیت نیروهاي خود کار کنند در حالی که سیستم بانکی قادر

 
به انجام این کار نیست. 

 
بانک ها به دنبال تسهیل گري هستند نه تصدي گري 

رییس امور شعب بانک ملت استان قزوین با بیان اینکه بانک ها به دنبال تسهیل گري هستند و نه تصدي گري، گفت: واحدهاي

 
تولیدي مشکل دار سطح استان ابتدا به ساکن مشکل مدیریتی داشته و در گام هاي بعد به عدم تعهد و تخصص مالکان برمی خوریم. 

مددي اضافه کرد: دستگاه قضا در خصوص راي وحدت رویه اي که در سال 97 ابلاغ کرد، بدون شک باعث ایجاد مطالبات بانک ها
خواهد شد زیرا بانک ها وثیقه ملکی را که براي تضمین تسهیلات از وام گیرنده دریافت می کنند تنها به جهت اطمینان از اجراي کار
است و اصولا دغدغه سیستم بانکی این است که پولی را می دهد بتواند به موقع آن را دریافت کند و از نظر سیستم بانکی خوش

 
حساب ترین مشتریان کسانی هستند که یک ریال جریمه پرداخت نمی کنند. 



وي با بیان اینکه امروز جامعه به کمک کردن بیش از گفتمان نیاز دارد، افزود: بانک ملت براساس منابع مالی خود به دنبال آن است تا
واحدهاي تولیدي که از سوي خودشان مشکل ایجاد کرده اند و نه از طریق سیستم بانکی و برخلاف اظهار نظر موجود در محافل
عمومی که بانک ها درصدد تصاحب چنین واحدهایی هستند، با ارایه تسهیلات منطقی و طرح هاي ارایه شده از سوي کارشناسان
خود، دوباره واحد مورد نظر را به چرخه تولید و اشتغال بازگردانده و در این راه نیز تا امروز موفقیت هاي قابل توجهی را کسب کرده

 
اند. 

مددي یادآور شد: ما معتقدیم اگر واحد تولیدي توانمند در مسیري که باید فعالیتش را انجام می داده و نداده و در ادامه با مشکل
روبرو شده این مساله داراي زمان خاصی است و تسهیلات بانکی نیز براساس قراردادهاي منعقد شده با مشتري خود مدت زمانی دارد
و اگر بانک در مدت زمان معین موفق به بازگراندن پول خود نشود باید اقدامات قانونی را انجام دهد و این در حالی است که بانک ها
باز هم از نظر استمهال فرصت هایی خارج از قوانین و مقررات به برخی واحدها داده تا آنان بتوانند دغدغه هاي خود را مرتفع کرده و

 
پول بانک را بازگردانند. 

وي ادامه داد: واحد تولیدي اگر بازهم در این راه موفق نشوند، بانک راه حل هاي جدیدتري ارایه می دهد چرا که معتقد است
واحدهاي مشکل دار را نمی شود به صورت راکد نگاه داشت و به همین لحاظ باید بعد از اقدامات به عمل آمده و نتیجه نگرفتن، از
نظر قانونی و حقوقی بانک در گام نخست واحد مورد نظر را تملک کرده و حتی به صاحبان تملیکی مهلتی داده خواهد شد تا خودشان

 
بیایند و سرمایه گذار جدید بیاورند و اگر موفق به انجام این کار نشدند، بانک چاره اي جز تملک آن ندارد. 

به گفته وي، براساس آمارهاي موجود در سال 98 بالغ بر 155 واحد تولیدي مشکل دار در سطح استان قزوین وجود داشت که 55

 
واحد موفق به بازگشت به چرخه تولید شدند و مابقی آنها نیز از سوي سیستم بانکی به دنبال رفع مشکل و ادامه فعالیت خود هستند. 

 
بخش مهمی از مشکلات واحدهاي تولیدي مربوط به بانک ها نیست 

عباس احمدي، رییس امور شعب بانک سپه قزوین در این نشست بخش مهمی از مشکلات واحدهاي تولیدي استان را مربوط به بانک
ها ندانست وافزود: مسوولان بیشتر این واحدها هنگامی که به بانک مراجعه می کنند خودشان اذعان دارند که بخش مهمی
ازمشکلاتشان مروبط به حوزه مدیریتی، مالیاتی، بیمه و یا مسایل مربوط به تحریم و یا بیماري کرونا است که باعث شده واحد تولیدي

 
با مشکل و یا حتی خطر تعطیلی روبرو شوند. 

وي با بیان اینکه پول گران است و براي هر 100 ریال باید 20 ریال هزینه شود و به همین خاطر پول باید دست افرادي قر ار گیرد که
اهلیت داشته و آن را در محلش مصرف کنند، افزود: متاسفانه بخشی از مشکلات اقتصادي ناشی از همین مساله بوده تا جایی که
برخی افراد تسهیلاتی را براي بخش تولید دریافت کرده اند اما آن را در جاي دیگري مانند بازرگانی هزینه کرده و همین مساله، یعنی

 
هزینه کرد ناموزون، باعث حتی تورم در جامعه نیز شده است. 

به گفته وي، یکی دیگر از دلایل کمبود نقدینگی در استان قزوین، وجود دفاترمرکزي واحدهاي تولیدي استقرار یافته قزوین در تهران

 
است که ب وجود بهره وري و استفاده از منابع مختلف استان، هزینه کردهاي خود را درمرکز به انجام می رسانند. 

 
بانک سپه موفق به جمع آوري چهار هزار میلیارد ریال در سال گذشته شد 

احمدي با اشاره به جمع آوري چهار هزار میلیارد ریالی این بانک در استان طی سال گذشته، اظهار داشت: بانک سپه طی مدت یاد



شده و در حوزه صنعت، معدن و کشاورزي 2 هزار میلیارد ریال ، در بخش رونق تولید بیش از یک هزار میلیارد ریال، در بخش مسکن
600 میلیارد ریال، در حوزه بازرگانی و خدمات 500 میلیارد ریال، در بخش واردات و صادرات 300 میلیارد ریال ، 187 میلیارد ریال
به 355 زوج جوان قزوینی بابت تسهیلات ازدواج، 287 میلیارد ریال به مشاغل آسیب دیده از کرونا، 130 میلیارد ریال ودیعه مسکن

 
در رابطه با بیماري کرونا و 200 میلیارد ریال تسهیلات خرد به اقشار کم درآمد پرداخت کرده است. 

 
قطعه سازان خودرو بیشترین واحدهاي تولیدي مشکل دار در قزوین هستند 

وي، بیشترین واحدهاي تولیدي مشکل دار در استان قزوین را مربوط به قطعه سازان خودرو دانست که نمی توانند مطالبات خود را از
خودروسازان بگیرند و یادآور شد: پروژه هاي نیمه تمامی که با توجه به شرایط حاضر تحریمی کشور و شیوع ویروس کرونا باعث توقف
آنها شده ، واحدهایی که مواد اولیه خود را از سایر کشورها تهیه می کردند اما امروز به دلیل تحریم نمی توانند آن را تامین کنند

 
وهمچنین شیوع ویروس کرونا باعث شده تا تعدادي از واحدهاي تولیدي منطقه نتوانند به تعهدات خود عمل کرده و آسیب ببینند. 

به گفته وي، سیستم بانکی استان در جهت حمایت از این نوع واحدهاي تولیدي تمام تلاش خود را به عمل آورده اما برخی از

 
مشکلات آنها در دست بانک ها نبوده و باید با کمک سایر دستگاه هاي اجرایی و ذیربط کمک شود تا مشکل آنها برطرف شود. 

وي اضافه کرد: در خصوص شیوع ویروس کرونا بانک سپه سه اقدام به عمل آورد که در درجه نخست با اجراي دستورالعمل هاي
بهداشتی، حفاظت از نیروهاي انسانی بانک رابرعهده گرفت، در گام بعدي حمایت از بخش تولیدي استان که در راستاي جلوگیري از
شیوع این بیماري می توانستند کمک حال مردم باشند مانند شرکت هاي تولید کننده ماسک و مواد ضدعفونی کننده و در گام سوم

 
نیز ارایه 287 میلیارد ریال تسهیلات به اقشار کم درآمد و آسیب دیدگان ناشی ازاین ویروس به مورد اجرا گذاشته شد. 

وي، رسیدگی به امور سامانه آرد استان را از دیگر رسالت هاي این بانک دانست و تصریح کرد: طی سال جاري این بانک به 367 واحد

 
نانوایی 91 میلیارد ریال تسهیلات پرداخت کرده است. 

احمدي با اشاره به اینکه در برخی مواقع تعداد بسیار محدودي از سیستم بانکی شکایت دارند که براي رسیدگی به امور خود به سایر
دستگاه ها پناه می برند و دستگاه مورد نظر نیز تنها این افراد را می بیند، گفت: باید توجه داشت که تعداد بسیاري از افراد و
واحدهاي تولیدي مشکل دار در همان سیستم بانکی مشکلشان حل و فصل می شود چون خود ما دوست داریم مشکل این دست افراد

 
در همان سیستم بانکی مرتفع شود. 

وي یادآور شد: به عنوان مثال امسال بانک سپه در خصوص تقسیط و امهال 24 واحد تولیدي، بدون آنکه صاحبان آن به جایی مراجعه
کنند و یا حتی در ستاد تسهیل و رفع موانع تولید نامی از آنها برده شود وارد عمل شد و 363 میلیارد ریال تسهیلات آنها را تقسیط و
امهال کرد و بخشودگی 6 درصدي نیز براي 56 واحد تولیدي استان در چارچوب مقررات بانکی به انجام رساند بدون آنکه مالکان آنها

 
به جایی مراجعه کنند. 

 
سیستم بانکی براي رفع مشکل واحدهاي تولیدي همیشه پاي کار بوده است 

حمیدرضا شمشیري، معاون اداري امور شعب بانک تجارت استان قزوین نیز در این باره اظهار داشت: براي بررسی مشکل برخی از
واحدهاي تولیدي مشکل زا در استان باید درابتدا همه جوانب موضوع بررسی شود و خداي ناکرده انگشت اتهام تنها به یک سمت

 
گرفته نشود. 



وي با بیان اینکه سیستم بانکی همواره براي رفع مشکل واحدهاي تولیدي و کشاورزي پاي کار بوده، تصریح کرد: براي بررسی و رفع
موانع موجود در این راه بهتر است نمایندگان و یا حتی روساي برخی از دستگاه هاي اجرایی ذیربط نیز در جلسات حضور داشته و در

 
همان نشست نسبت به تعیین و تکلیف نهایی واحدها تصمیم گیري قاطع و صحیح صورت بگیرد. 

وي اظهار داشت: متاسفانه مشکلات در خصوص تنها تعدادي از واحدهاي تولیدي مشکل دار استان زیاد بوده تا جایی که بعد از ارایه
تسهیلات و تقسیط کردن چند باره آن، با توجه به اینکه همه تلاش بانک براي حل و فصل مشکل و بازگشایی و ادامه فعالیت واحد
تولیدي مورد نظر بوده اما اگر این اتفاق رقم نخورد بخشی از صورت مساله باز می گردد به سایر موارد از جمله مشکلات ناشی از

 
سیستم مدیریتی آن . 

وي یادآور شد: به عنوان مثال شوراي تامین استان سیستم بانکی را براي همراهی یک واحد تولیدي مشکل دار دعوت به همکاري می
کند اما سووال اینجاست که وظیفه سایر دستگاه ها در این رابطه چیست؟ و اگر انگشت اتهامی دراین رابطه به سوي بانک گرفته می

 
شود آیا به سایر دستگاه ها از جمله مالیات، تامین اجتماعی و سایر دستگاه هاي خدمات رسان نیز گرفته می شود؟ 

وي اضافه کرد: بانک به عنوان مثال می خواهد بدهی یک واحد تولیدي را تقسیط کند اما براي انجام این کاراداره امور مالیاتی
درخواست گواهی ماده 186 را می کند و یا تامین اجتماعی می گوید این عدد مربوط به سنوات گذشته است و الی آخر و در نهایت
همه این کارها منجر به افزایش عدد بدهی واحد مورد نظر می شود و تا پول هاي خود را از سیستم بانکی دریافت نکنند، هیچ مجوزي

 
از سوي آنان صادر نخواهد شد. 

 
100 درصد منابع مالی بانک صادرات در قالب تسهیلات پرداخت شده است 

معاون امور شعب بانک صادرات استان قزوین منابع این بانک را 32 هزار میلیارد ریال اعلام کرد و گفت: 100 درصد این منابع در
قالب تسهیلات پرداخت شده تا جایی که براي حمایت از برخی واحدهاي تولیدي مشکل دار استان که در پایان سال براي پرداخت
حقوق و عیدي کارکنان خود مشکل داشتند اعلام کردیم که حتی تا 2 درصد زیر نرخ بانک مرکزي حاضر به پرداخت تسهیلات

 
هستیم. 

رضا انتظاري تاکید کرد: در واقع می توان به صراحت اذعان داشت که بیشتر موانع موجود برسرراه واحدهاي تولیدي مشکل دار مربوط

 
به سایر سازمان هاي مختلف از جمله تامین اجتماعی، امورمالیاتی و حتی دستگاه هاي خدمات رسان مانند آب ، گاز و برق هستند. 

وي با اشاره به اینکه براي ارایه تسهیلات وقتی به مطالبات واحد مورد نظرورود پیدا می کنیم می بینیم که نیاز اولیه آنها به غیر از
موارد بانکی بوده و یا در حوزه بهین یاب، هر مشتري که چک برگشتی و یا بدهی غیرجاري هم داشته باشد ما تسهیلات را پرداخت

 
می کنیم تا واحد مورد نظر جان تازه اي بگیرد و به ادامه فعالیتش بپردازد. 

به گفته انتظاري، براي رفع مشکل واحدهاي تولیدي، به خصوص در ایام شیوع بیماري کرونا، بانک آمده 7.5 درصد از مطالبات واحد
را به صورت نقدي دریافت کرده و مابقی بدهی را با 6 ماه تنفس و در54 آن را تقسیط کرده ایم و به جاي آنکه تسهیلات در یک سال

 
پرداخت شود، مدت زمان پرداخت را به پنج سال افزایش داده ایم. 

وي اضافه کرد: در دوران کرونا و براي حمایت از کادر درمانی، پزشکان و پرستارانی که در این ایام با مشکل روبرو شده بودند 100 تا



 
200 میلیون تومان تسهیلات بدون وثیقه ملکی پرداختیم. 

انتظاري با اشاره به حوزه اعتبارسنجی بانک ها، اظهار داشت: وقتی مشتري به بانک مراجعه می کند، ما پرونده سه سال گذشته او را
توسط حوزه اعتبارسنجی مورد بررسی قرار می دهیم و پس از آن اعلام می کنیم که به عنوان مثال این شرکت زیاده است ووقتی آن
را غیرفعال می بینیم درصدد تملک آن برآمده و در عین حال نیز فشارهاي بیرونی به ما همچنان اصرار به پرداخت تسهیلات به این

 
واحد را می کنند. 

 
موضوع ماده 186 مالیاتی مانع ورود بانک ها به بسیاري ازموارد می شود 

وي یادآور شد: متاسفانه برخی از شرکت هاي تولیدي داراي 2 یا سه دفتر هستند و صورت هاي مالی شفاف را به ما ارایه نمی دهند
تا جایی که حتی اگر به شوخی اعلام کنیم که دفتر اصلی خود را بیاورند، آنها می گویند به شرطی می آوریم که آن را به اداره امور

 
مالیاتی ندهید. 

وي تصریح کرد: از زمانی که موضوع بیماري کرونا در جامعه پیش آمد به نوعی شهداي مدافع سلامت مطرح شدند اما شهداي جنگ

 
اقتصادي که سرآمد آنها، کارمندان بانک بودند دیده نشدند. 

 
برچسب ها 

 
- تسهیلات بانکی 

 
- ویروس کرونا 

 
- تحریم 

 
- وزارت صنعت معدن و تجارت 

 
- ایرنا 

- استان قزوین



گفت وگوبا صاحبان کالا تا سرعت گیري ترخیص کالاها در بندرشهید رجایی

منبع: ایرناشماره خبر:  443  |  تاریخ: 1399/08/26

بندرعباس- ایرنا- وزیر صنعت، معدن وتجارت جمعه شب در راس هیاتی براي سرعت بخشی درفرآیند ترخیص کالاها به
بندرعباس آمد و روز شنبه با بازدید میدانی وهوایی از گمرك و بندرشهید رجایی روند تخلیه کالاهاي اساسی و غیراساسی

انباشت شده در این بندر را مورد بررسی قرارداد.

 بندرعباس- ایرنا- وزیر صنعت، معدن وتجارت جمعه شب
در راس هیاتی براي سرعت بخشی درفرآیند ترخیص کالاها به بندرعباس آمد و روز شنبه با بازدید میدانی وهوایی از گمرك و

 
بندرشهید رجایی روند تخلیه کالاهاي اساسی و غیراساسی انباشت شده در این بندر را مورد بررسی قرارداد. 

به گزارش ایرنا، علیرضا رزم حسینی با شرکت درنشست کارگروه رفع موانع تولید هرمزگان که با حضور استاندار، نمایندگان مجلس و
مدیران دستگاه هاي ذي ربط استان برگزارشد، این نوید را به مردم داد که روند ترخیص کالاها شدت گرفته و درهفته جاري و آینده

 
شاهد تحول عظیم درکاهش قیمت ها خواهیم بود. 

طبق اظهارات مسوولان درحال حاضر هشت میلیون تن کالاي خوراکی، بهداشتی، مواداولیه، صنعتی و کشاورزي در گمرکات کشور در
داخل محوطه ها و انبارهاي بندري و کشتی هاي درصف انتظار تخلیه و منتظر ساماندهی هرچه سریع تر هستند که بخشی ازاین

 
کالاها سهم هرمزگان است. 

اهمیت تخلیه کالاهاي انباشت شده در بنادر وگمرکات هرمزگان به اندازه اي مهم بود که در 2 ماه اخیر معاون اول رییس جمهوري و
نمایندگان مجلس با همین رویکرد به این استان سفر کرده تا راهکاري براي سرعت بخشی به این امور داشته باشند و کالاها بویژه

 
مواداولیه هرچه زودتر از بندرشهید رجایی خارج و در چرخه تولید وفرآوري قرارگیرد. 

پنجم مهرماه امسال بود که رییس کل گمرکات ایران درجریان بازدید معاون اول رییس جمهوري از بندرشهید رجایی و بررسی
آخرین وضعیت موجودي انبارها و میزان واردات و صادرات کالا در گمرك این بندر، خبر از انباشت هشت میلیون تن کالاها در

 
گمرکات کشور را داد. 

مهدي میراشرفی درآن زمان درخصوص تعیین تکلیف سریع تر کالاهاي سریع الفساد و اموال تملیکی در گمرك شهید رجایی
اظهارداشت: ازهشت میلیون تن کالاهاي مانده در گمرکات کشور، هفت میلیون تن کالاي اساسی وغیراساسی و یک میلون تن کالاي

 
کانتینري است و هم اکنون، 2 کشتی روغن در گمرك شهید رجایی در انتظار تخلیه است. 



وي با اشاره به اینکه گمرك شهید رجایی به عنوان مهم ترین گمرك کشور، امانتدار کالاهاي گمرکی در این منطقه است، گفته بود:
بخشی ازاین کالاها مربوط به بخش خصوصی و وارد کنندگان و بخشی دیگر نیز مواداولیه و مصرفی در این گمرك نگهداري می شود

 
که باتوجه به محدودیت فضاي نگهداري انتظار می رود صاحبان کالاها نسبت به سرعت بخشی و انتقال کالاهاي خود اقدام کنند. 

معاون اول رییس جمهوري نیز در مهرماه با اشاره به گزارش رییس کل گمرك مبنی بر باقی ماندن هشت میلیون تن کالا در بنادر
کشور گفت: باید هرچه سریع تر دلیل اصلی ماندگاري کالاهاي گمرکی در بنادر مشخص شود و کالاهاي وارداتی بیش از مدت

 
متعارف در انبار گمرکات باقی نماند. 

اسحاق جهانگیري درنشست مشترکی با وزارتخانه هاي صمت و جهاد کشاورزي، رییس کل بانک مرکزي، گمرك و سازمان بنادر ودریا
نوردي بیان داشته بود: گمرك محلی براي انبار و نگهداري کالا نیست و باید مقرراتی وضع شود تا هزینه انبارداري کالاهایی که بیش

 
از مدت متعارف در گمرك باقی می مانند، براي صاحبان کالا مقرون به صرفه نباشد و او را ملزم به تخلیه کالاي خود از بنادر کند. 

جهانگیري، با تاکید بر اینکه هیچکس حق ندارد به بهانه اجراي مقررات مانع از ترخیص کالاهاي اساسی مورد نیاز مردم شود،
خاطرنشان کرد: البته این به معناي رعایت نکردن مقررات نیست بلکه منظور سرعت بخشیدن به کارها و انجام تشریفات لازم در کوتاه

 
ترین زمان ممکن است. 

در آن نشست که استاندارهرمزگان و رییس سازمان بنادي و دریانوردي نیز حضور داشتند، موضوع ماندگاري برخی کالاهاي اساسی و

 
مواد اولیه کارخانه ها و واحدهاي تولیدي مورد بحث وتبادل نظر قرار گرفت و تصمیم هاي لازم براي حل این مشکل اتخاذ شد. 

 
 

 
ترخیص سریع کالاها از گمرکات از هفته آینده 

اکنون بعد از گذشت 50 روز از سفر معاون اول رییس جمهوري به هرمزگان و پیگیري درخصوص ترخیص کالاهاي اساسی در گمرك

 
شهید رجایی، وزیر صنعت، معدن وتجارت به این استان آمد تا باردیگر بر رفع مشکلات و تخلیه هرچه سریع تر این کالاها اقدام کند. 

وزیر صنعت، معدن وتجارت جمعه شب در بدو به هرمزگان با تاکید بر راهکارهاي سرعت بخشی در انجام امور و روند ترخیص کالاها
اظهارداشت: ترخیص سریع و فوري کالاهاي اساسی از گمرکات کشور باتوجه به ابلاغ مصوبه اي از سوي ستاد اقتصادي دولت در
دستورکار این وزارتخانه قرار گرفته لذا تامین کالاهاي اساسی مورد نیاز مردم به عنوان یکی از مهم ترین اولویت هاي کاري این وزارت

 
است. 

رزم حسینی درنشست کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید درهرمزگان نیز گفت: از چهار میلیون و 300 هزار تن کالاي اساسی معطل
مانده در گمرکات کشور، تاکنون 800 هزار تن آن ترخیص و روانه بازار شده و بخشی از ارز ترخیص کالاهاي اساسی یادشده به صورت

 
اعتباري تامین می شود. 

وي با اشاره به اینکه با احتساب کالاهاي اساسی درمجموع هشت میلیون و 300 هزار تن کالا در گمرکات کشور انباشت شده، بیان
داشت: 400 هزارتن از این کالاها نیز مربوط به مواداولیه کارخانه ها بوده که درهفته هاي آینده ترخیص می شود وصاحبان کالاها

موظف به ترخیص کالاهاي معطل مانده درگمرکات هستند. 



وي همچنین در این نشست به موضوع تحریم اقتصادي دشمن علیه ایران اشاره کرد وگفت: در شرایط کنونی جنگ اقتصادي، تامین

 
کالاهاي اساسی از مهم ترین اولویت ها و دغدغه هاي مسوولان کشور است. 

وزیر صنعت،معدن و تجارت همچنین روز شنبه پس از بازدید هوایی از باراندازهاي کالاها در بندر، محوطه ها و پسکرانه مجتمع
بندري شهید رجایی به عنوان بزرگترین بندر تجاري کشور درنشست بررسی موانع و مشکلات ترخیص کالاهاي اساسی و مواد اولیه در
بنادر و گمرکات درجمع مدیران اقتصادي گفت: باترخیص سریع و به موقع کالاها ضمن نجات کشور از مشکلات اقتصادي شاهد روان

 
سازي تجارت در ماه هاي آینده خواهیم شد. 

 
حسینی افزود: بازرگانانی که به ارز نیاز ندارند و خود ارز مورد نیاز را تامین کرده اند، امکان ترخیص دارند. 

وي اظهارداشت: سامانه جامع تجارت چندین ماه به صورت آزمایشی راه اندازي شده و بازرگانان و تجار می توانند از این خط براي

 
کارهاي تجاري خود استفاده کنند، البته مشکل هایی دارد که باید تا 9 آذر حل شده تا به صورت رسمی آغاز بکار کند. 

وزیرصمت تصریح کرد: باتوجه به شرایط خاص کشور که در جنگ اقتصادي هستیم نیاز است بروکراسی اداري کمتر شده و این آفت و

 
مصیبتی که اقتصاد را تحت تاثیر خود قرار داده، کاهش یابد. 

 
 

 
سیاست فراوانی کالا در بازار را دنبال می کنیم 

وزیر صنعت، معدن و تجارت همچنین روز شنبه هفته جاري در نشست بررسی موانع ترخیص کالاهاي اساسی و مواد اولیه در بنادر و
گمرکات در مجتمع بندري شهید رجایی گفت: براي کاستن از فشاربه معیشت مردم، مبارزه با گرانی و تورم، سیاست فراوانی کالا در
بازار را دنبال می کنیم که امیدواریم با این سیاست و برنامه هایی که در این راستا تدوین شده و درحال اجراست بتوان شاهد

 
رخدادهاي خوبی درآینده نزدیک شد. 

رزم حسینی اظهارداشت: تاکنون 800 هزار تن کالا از بندرهاي کشور ترخیص شده و 400 هزار تن دیگر نیز در مسیر تشریفات است

 
که بزودي ترخیص می شود و این روند همچنان ادامه می یابد. 

وي یادآورشد: همچنین می توان کالاهایی که بعد از این نیز وارد بندرهاي کشور می شود، را نیز با رویه هاي ایجادشده به سرعت
ترخیص کرد و امکانی که به تازگی ایجاد شده مانند صادرات در برابر واردات و یا واردات با استفاده از ارز متقاضی گزینه هاي بسیار

 
خوبی براي بازرگانان است، البته منشا ارز متقاضی بایستی معلوم باشد. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت در پاسخ به سووال ایرنا در خصوص مشکل هاي سامانه جامع تجارت پاسخ داد: مشکل هایی هنوز وجود
دارد و برخی دستگاه ها هنوز هماهنگی کاملی ندارند و خودم نیز راضی نیستم، با توجه به دستور و تاکیدهاي رییس جمهوري تلاش
داریم گمرك، بیمه و سازمان بنادر و دریانوردي را به سامانه جامع تجارت متصل کنیم تا این سامانه به صورت کامل مورد بهره برداري

 
قرار گیرد ، امید می رود این سامانه هرچه سریع تر براي بهره برداري توسط رییس جمهوري آماده شود. 

رزم حسینی همچنین در خصوص موضوع هاي مطرح شده از سوي صادرکنندگان و فعالان اقتصادي هرمزگان در زمینه مشکلات
اقتصادي و همچنین ترخیص کالا در گمرکات وبنادر استان بیان داشت: موارد مطرح شده بزودي در نشستی با حضور استاندار



 
هرمزگان و مسوولان کشوري بررسی و پیگیري می شود. 

 
 

 
اختیارات بیشتري به مدیران داده شود 

استاندار هرمزگان نیز بیان داشت: اختیارهاي قانونی بیشتري به استان ها واگذار شود تا بتوانند در شرایط جنگ اقتصادي از آن ها
براي کمک به تجارت و اقتصاد کشور استفاده کنند وبطور حتم تفویض این اختیارها به مدیران جهت کاستن از تشریفات اداري، به

 
خصوص ترخیص کالا از بندرها کمک می کند. 

فریدون همتی افزود: هر اندازه زمان تشریفات اداري ترخیص کالاهاي اساسی و مدت زمان حضور کالاها در گمرکات و بندرها کاهش

 
یابد، این کالاها سریع تر به دست مصرف کننده رسیده و از ایجاد نوسان در قیمت ها جلوگیري می کند. 

وي ادامه داد: وظیفه دولت، مجلس و قوه قضاییه اینست که براي حل مشکلات مهم در کنار هم قرار گیرند و باید در استان ها نیز

 
مشابه چنین نشست هایی با حضور مدیران سه قوه برگزار شود که در هرمزگان این رویه وجود دارد. 

نماینده عالی دولت دراستان هرمزگان اظهارداشت: در سایه این هماهنگی و همدلی ها در هرمزگان که به نوعی نقش پشتیبانی کشور

 
را نیز برعهده دارد، کارهاي خوبی رخ داده و درحال انجام است. 

 
در شرایط جنگ اقتصادي از ظرفیت هاي دریایی بیشتر بهره بگیریم 

استاندارهرمزگان گفت: در شرایط جنگ اقتصادي با هدف صرفه اقتصادي براي صادرکنندگان و تسهیل صادرات باید ازتمام ظرفیت

 
هاي دریایی براي توسعه بیشترکشورمان استفاده کنیم. 

همتی افزود: یکی از مشکلات جدي بخش خصوصی و بازرگانان هرمزگان اینست که بیش از 30 درصد صادرات کنندگان استان در
مقیاس کوچک صادرات می کنند و در قبال آن پول نقد یا ارز نقدي به آن ها پرداخت می شود که مجبورند ارز نقدي را از طریق راه

 
هاي مختلف از جمله تهاتر وارد کشور کنند. 

وي ادامه داد: این صادرکنندگان خواستار این هستند که دولت مکانی را براي تهیه ارز براي رفع تعهد ارزي آن ها تعیین کند که
بطورحتم ایجاد بستر تولید، اشتغال پایدار را به همراه خواهد داشت و از طرفی فقر و بحران هاي اجتماعی و امنیتی ناشی از آن را در

 
مناطق را کاهش می دهد. 

استاندار هرمزگان با اشاره به مشکلات جدي شناورهاي مسافري و باري در راستاي تامین قطعات، تصریح کرد: تامین و خرید قطعات
با ارز آزاد، ادامه فعالیت را براي صاحبان این شناورها سخت کرده و تقاضاي شدید دارند که دولت باید نسبت به تخصیص یارانه یا ارز

 
دولتی براي خرید قطعات اقدام عاجل داشته باشد. 

همتی افزود: ما از طرفی به خاطر شرایط اقتصادي مردم، اجازه افزایش نرخ را به شناورها را ندادیم و این صنعت که در سالیان گذشته
پویایی لازم را دارا و پررونق بوده و به نوعی زیرساخت اصلی گردشگري هرمزگان به ویژه در جزایر است، با مشکل جدي روبرو شده

 
است. 

وي، تامین سوخت شناورهاي صیادي کوچک را نیز مورد تاکید قرارداد و بیان داشت: براي تامین سوخت حدود 10 هزار قایق که
صیادان با سابقه هستند و به دلایل مختلف تاکنون موفق به اخذ مجوز از شیلات نشدند، با مشکل روبرو هستیم و خواستار اخذ مجوز



 
تامین سوخت از سوي کارگروه ملی رفع موانع براي تخصیص به قایق هاي صیادي مورد تایید فرمانداري و شیلات، هستیم. 

استاندارهرمزگان، با بیان اینکه دولت بنگاه دار نیست، بار دیگر با اشاره به ضرورت ایجاد جذابیت براي سرمایه گذاري دراستان،افزود:
مدیران استانی به دنبال تحقق سرمایه گذاري جدید هستند اما برخی از مجوزهاي واگذاري اراضی منوط به کسب اجازه و تصویب

 
هیات مدیره درتهران است. 

وي گفت: متاسفانه دربرخی مناطق مانند منطقه ویژه پارسیان چندین متقاضی سرمایه گذاري مراجعه کرده اند که بنا به تشخیص
هیات مدیره و به دلیل قیمت گذاري هایی که صورت گرفته، سرمایه گذار از ادامه کار منصرف شده که در صورت واگذاري زمین و

 
اخذ قیمت تمام شده آن پس از مرحله تولید، جذابیت لازم براي سرمایه گذاري وجود خواهد داشت. 

 
 

 
اقدام دولت و مجلس درفوریت ترخیص کالاهاي درگمرکات 

بندر شهید رجایی به عنوان بزرگترین بندرتجاري و دروازه طلایی نام برده می شود این روزها بدلیل فراهم شدن باراندازها، ظرفیت
فراوان در تخلیه وبارگیري کالاهاي فله و کانتینري به کانون انباشت کالاها تبدیل شده با تاکید وتوجه دولت تدبیر و پیگیري مجلس

 
درحال تعیین تکلیف و کاهش این حجم از کالاست. 

طبق اعلام وزیر صنعت، معدن وتجارت؛ ستاد تنظیم بازار روزهاي دوشنبه هرهفته در این وزارتخانه با حضور اعضاي موثر این ستاد
شامل وزارتخانه جهاد کشاورزي، گمرك جمهوري اسلامی ایران و بانک مرکزي تشکیل می شود و ترخیص کالاهاي اساسی و ضروري

 
کارخانه ها در گمرکات ایران به طور حتم با فراوانی کالاها در بازار، تاثیر قیمتی آن در بازار مشاهده می شود. 

رزم حسینی تصریح کرد: براساس دستور رییس جمهوري قرار است نسبت به ترخیص کالاهاي اساسی در گمرکات به فوریت اقدام

 
شود و دراین باره هماهنگی خوبی بین وزارت جهاد کشاورزي، گمرك و بانک مرکزي صورت گرفته است. 

پیش از سفر وزیر صمت به هرمزگان وبررسی وضعیت ترخیص کالاهاي اساسی، اسحاق جهانگیري معاون اول رییس جمهوري در
پنجم مهرماه و نایب رییس و اعضاي کمیسیون انرژي مجلس شوراي اسلامی درآبان ماه جاري به هرمزگان سفر کرده تا مشکلات این

 
بخش را بررسی و رفع کنند. 

 
برچسب ها 

 
- کمیسیون انرژي مجلس شوراي اسلامی 

 
- توسعه ایران 

 
- کالاي اساسی 

 
- توسعه اقتصادي 

 
- علیرضا رزم حسینی 

- گمرك جمهوري اسلامی ایران 



 
- اسحاق جهانگیري 

 
- هرمزگان 

 
- بندرعباس 

 
- صادرات غیر نفتی 

 
- منطقه ویژه اقتصادي بندر شهید رجایی 

 
پروندهٔ خبري 

 
- تعیین تکلیف ترخیص کالا از گمرك و افتتاح طرح هاي فولادي و بندري در هرمزگان 

- سال 99؛ سال جهش تولید



رییس فدراسیون: گلف رشته گرانی نیست

منبع: کیوسک خبرشماره خبر:  444  |  تاریخ: 1399/08/26

تهران - کیوسک خبر - رییس فدراسیون گلف با اشاره به اینکه در بخش زنان و مردان تبعیضی وجود ندارد گفت: گلف یکی
از ارزان ترین رشته هاي ورزشی است و تفکر گران بودن این رشته باید تصحیح شود.

تهران &– کیوسک خبر &– رییس فدراسیون گلف با اشاره به اینکه در بخش زنان و مردان تبعیضی وجود ندارد گفت: گلف

 
یکی از ارزان ترین رشته هاي ورزشی است و تفکر گران بودن این رشته باید تصحیح شود. 

گلف از دیرباز به عنوان یکی از رشته هایی هزینه بر در بین مردم جا افتاده است که تنها قشر مرفه جامعه می توانند به آن بپردازند.
اما حمید عزیزي ریس فدراسیون گلف در گفت و گو با خبرنگار ایرنا، این دیدگاه را تصحیح کرد و از ارزان بودن وسایل این رشته و

 
حتی مبلغ پایین اجاره زمین گلف در باشگاه انقلاب سخن گفت. 

وي به تبیین جایگاه گلف در کشور و اهداف این فدراسیون براي کاهش فاصله ایران با کشورهاي آسیایی، همگانی کردن این رشته و

 
احیاي زمین هاي گلف و مینی گلف پرداخت. 

 
مشروح گفت و گوي خبرنگار ایرنا با حمید عزیزي رییس فدراسیون گلف را در زیر می خوانیم. 

 
گلف معیار اصلی توسعه ورزش هر کشور است 

گلف به عنوان  یکی از معیارهاي اصلی توسعه ورزش در هر کشور به شمار می رود. به علت دشوار بودن توسعه این رشته در هر
کشوري، اگر گلف رشد یابد به این معناست که ورزش در آن کشور پیشرفت کرده است و یکی از مهم ترین سیستم هاي ارزیابی

 
وضعیت ورزش هر کشور وضعیت توسعه گلف در آن کشور است. 

براساس این اصل براي توسعه زمین هاي قدیمی گلف در نقاط مختلف برنامه ریزي کردیم و در این زمینه از دستگاه هاي دیگر کمک
می گیریم. این اتفاق در چند شهرستان آبادان و اصفهان رخ داده و در کنار زمین هاي فعال گذشته مانند ورزشگاه انقلاب تهران،
زمین هایی را در اهواز و مسجد سلیمان ایجاد کردیم. همچنین در مشهد نیز به دنبال فضاي مناسب براي ایجاد زمین گلف هستیم.
در کنار زمین هاي بزرگ براي گلف که به زمین استاندارد 50 یا 60 هکتاري نیاز دارد، از زمین هایی با میادین کمتر هم می توانیم

 
استفاده کنیم. 

با سازمان منابع طبیعی و اداره ورزش استان گلستان مذاکره کردیم تا بتوانیم این زمین را در اختیار گلف قرار دهیم تا ورزشکارانی که
در حال استفاده هستند به گونه اي متولی این زمین هم شوند. در کنار  زمین هاي بزرگ 10 تا 60 هکتار به محوطه هاي تمرینی و
آموزشی در قالب زمین هاي کوچک یک یا دو هکتاري روي آوردیم و تلاش می کنیم محوطه هاي تمرینی را در استان هاي گوناگون

 
ایجاد کنیم. 

 
ایجاد و نگاهداري چمن طبیعی زمین گلف هزینه بر است 

بازي گلف باید روي چمن طبیعی باشد و درست است که یک سري زمین هاي خاکی در استان هاي جنوبی و  دیگر استان ها داریم و
از آن استفاده می کنیم اما گلف باید به صورت استاندارد روي چمن طبیعی انجام شود بنابراین ایجاد چمن طبیعی و نگاه داري آن

 
ساده نیست و هزینه بر است. با کمک اهالی گلف پیشرفت مناسبی حاصل شده و امیدواریم در این زمینه قدم هاي بیشتري برداریم. 

 
بدنبال توسعه مینی گلف در بحث همگانی هستیم 

در کنار ایجاد محل هاي تمرینی و آموزشی، اتاقک هاي ضربه گلف بوسیله تور ماهیگیري ایجاد کردیم. این اتاقک ها می تواند به
عنوان محل تمرین براي زدن ضربه توپ به تور استفاده شود. همچنین مینی گلف را به عنوان مقدمه اي براي گلف توسعه می دهیم و



از 2 سال گذشته تاکنون نزدیک به  500 میدان مینی گلف در حدود 40 سایت ایجاد کردیم و برنامه اولیه ما این است تا در مجموع

 
یکهزار مینی گلف در قالب یکصد سایت در کشور برسیم و بتوانیم در بحث همگانی کردن و در دسترس بودن گلف گام برداریم. 

روي این اصل که توسعه مینی گلف راحت تر است و می تواند مقدمه اي براي پیشرفت گلف باشد، تلاش کردیم تا در نقاط مختلف
آن را توسعه دهیم. همچنین تجهیزات آن ارزان تر است. زمین مینی گلف بیشتر در پارك ها تعبیه شده که استفاده از آن در اختیار

 
هیات هاست، رایگان است اما زمین هاي در اختیار بخش خصوصی هزینه اندکی دارد. 

 
تفکر گران بودن رشته گلف باید تصحیح شود 

تا  سال 2010 سیاست جهانی گلف محدود کردن این رشته بود اما از آن به بعد سیاست  درهاي باز بر گلف دنیا حاکم شد. صرف نظر
از آنچه که در دنیا اتفاق افتاده براساس فرهنگ حاکم بر کشور از یک سو و سیاست هاي حاکم،  همگانی کردن گلف را دنبال کردیم
و این رویه ادامه دارد. معتقدیم که این رشته و رشته هاي تابعه آن می تواند در اختیار همه مردم قرار بگیرد. یکی از دلایلی که این
رشته باید همگانی شود، ارزان بودن آن است. اینکه عنوان می کنند گلف رشته اي گران است به دلیل عدم اطلاع رسانی کافی از

 
ناحیه متولیان گلف و رسانه ها تلقی می شود. پوشش رسانه اي گلف در کشور در گذشته خیلی اندك بود. 

 
گلف یکی از ارزان ترین رشته هاي ورزشی است 

اخیرا به دنبال تلاش هایی که در دوران گذشته در فدراسیون انجام داده بودند ما هم سعی کردیم تا توجه رسانه ها را به گلف جلب و
از ظرفیت رسانه براي معرفی این رشته به عموم مردم استفاده درست کنیم. یکی از نکاتی که نیاز به توضیح و اطلاع رسانی دارد
همین تفکر لوکس و گران بودن گلف است. باید این تفکر تصحیح شود. یکی از ارزان ترین رشته هاي ورزشی گلف است. اگر در گلف
هم ایجاد زیرساخت ها را مانند همه رشته هاي ورزشی دیگر برعهده دولت بدانیم، براي استفاده از آن زیرساختی که دولت ایجاد

 
کرده، براي تمرین خیلی لباس خاصی نمی خواهیم و یک لباس ورزشی معمولی پاسخگوست. 

براي تجهیزات هم شاید یکی از ارزان ترین رشته ها هستیم به این دلیل که اگر یک نفر یک ست آموزشی با 2 یا سه میلیون تومان
تهیه کند، خودش و همه اعضاي خانواده او 30 یا 40 سال می توانند از آن وسایل استفاده کنند، بنابراین تجهیزات آن بسیار ارزان
است. در خصوص زمین هم یک نفر اگر 60 یا 70 هزار تومان به زمین گلف در باشگاه انقلاب که در اختیار شرکت توسعه و تجهیز
قراردارد، پرداخت کند، به مدت یک روز می تواند از آن استفاده کند. براي مربی هم اعداد و ارقام گوناگون بر حسب درجه مربی وجود
دارد و اگر فردي 10 جلسه آموزشی را طی کند به دنبال آن می تواند خود را به حدي از گلف برساند تا از آن به عنوان یک ورزش

 
همگانی لذت ببرد. 

 
احیاي زمین هاي گلف با کمک شرکت توسعه انجام می شود 

یک سري از زمین هاي گلف در اختیار شرکت توسعه و تجهیز اماکن ورزشی است. این زمین ها نیاز به واگذاري به فدراسیون ندارد
بلکه اراده می خواهد. علاقمندیم با کمک بخش خصوصی و سرمایه گذاري مناسب جلو برویم. چمن زمین باشگاه انقلاب مربوط به
دهه 40 است و عمرش دارد تمام می شود بنابراین نیاز به بازسازي دارد. در رایزنی با بخش خصوصی به دنبال این هستیم تا این
بخش علاوه بر ایجاد هتل گلف در زمین، به احیاي کامل چمن و خاك زمین بپردازد. در این زمینه دستور وزیر ورزش و جوانان را
اخذ کردیم و مراحل اجراي این طرح در حال انجام است. استفاده از این زمین براي سطوح قهرمانی کشور رایگان اما هرگونه فعالیت

 
دیگر مستلزم پرداخت هزینه است. حتی اگر من به عنوان مسوول بخواهم در این زمین بازي کنم مستلزم پرداخت هزینه هستم.   

 
توسعه هر رشته ورزشی در گروه راهبرد کلی است 

کسی که میز بیلیارد را وارد می کند در سیستم صادرات و واردات کشور زیر گروه نجار طبقه بندي می شود. باید براي هر رشته
راهبرد کلی تعریف شود و اندك اندك به سمت آن هدف برویم و یک شبه انتظار معجزه نداریم اما ارتزاق برخی از رشته ها از منابع

 
عمومی باید به سمت استقلال برود.   

اگر ورزش را به سه بعد حرفه اي، قهرمانی و همگانی تقسیم کنیم، نوع رفتارمان در هر یک از این رشته ها فرق می کند. حرفه اي
کاملا روشن و مشخص است و فرد باید صد  درصد روي پاي خود بایستد و سود هم تقسیم کند. در بخش قهرمانی هم بحث مدال
آوري، پرچم کشور و میادین بین المللی مطرح می شود و نیاز به حمایت خاص دولتی دارد. بعد همگانی را باید از جهات گوناگون نگاه



کرد و نزدیک به چهار هزار مجموعه ورزشی در اختیار وزارت ورزش داریم که همه این زمین ها فعال نیست. حتی بخش زیادي از

 
ورزشگاه آزادي خالی است و آماده واگذاري به بخش هاي مختلف براي سرمایه گذاري است. 

اما چرا حامی مالی براي سرمایه گذاري در چنین فضایی می ترسد، یکی از دلایل آن بروکراسی سنگین و پیچیده بیش از حد اداري
حاکم بر کشور در سیستم ورزشی است و باید چابک سازي شود. دوم اینکه جرات تصمیم گیري در بین همه مدیران مشابه نیست.
دیگر اینکه باید براي سرمایه گذار هم نگاه مثبتی براي حمایت مالی ایحاد کنند. او باید سود کند و نباید به خاطر آن با حامی مالی
درگیر شوند. وقتی این نگاه را حاکم کنیم، سرمایه گذار تشویق می شود تا به جاي واسطه گري به سرمایه گذاري در ورزش روي آورد

 
و از نظر معنوي، مادي و اشتغال به اطمینان خاطر می رسد.   

نقش دستگاه هاي مربوطه باید اینگونه باشد که فضاي اطمینان را براي سرمایه گذار فراهم کند و از طرف دیگر اگر دستگاه نظارتی
تسهیل گر پیشبرد اهداف سرمایه گذاران باشد قطعا فضا تغییر می کند و وابسته به حضور یا عدم حضور یک مدیر در یک مجموعه

 
نخواهد شد. 

 
در حوزه بین المللی و قهرمانی اتفاقات خوبی رقم زدیم 

در آبان سال 97 فدراسیون را تحویل گرفتیم و عملا باید به کارهاي عقب افتاده می پرداختیم. در این سال هیچ مسابقه اي در هیچ
رده اي برپا نشد، اما  15 مسابقه برگزار کردیم و بحث هاي مالی را جمع کردیم. مجامع چند سال را برگزار نکرده بودند. بحث هاي
مالیاتی خیلی سنگینی داشتیم و چند ماه ابتدایی را به کارهاي عقب افتاده اختصاص دادیم. مجمع 95 تا 98 را برگزار کردیم و هیچ
مجمع عقب افتاده اي را نداریم. همه مباحث مالیاتی را حل کردیم و شاید تنها فدراسیونی باشیم که از سال 91 تاکنون مشکل
مالیاتی نداریم. حتی 13 بند حسابرس را حل کردیم و تنها فدراسیونی هستیم که در مجمع سال 98 گزارش حسابرسی مطلوب بدون
شرطی داشتیم. 98 سال پرکار و پرفشاري بود زیرا مسابقات داخلی بسیاري را برگزار و ورزشکاران را به رقابت هاي بین المللی نیز

 
اعزام کردیم. 

یکی از کارهایی که می توانم اشاره کنم این است که رشته هاي مختلف را در فدراسیون تفکیک کردیم. هر ورزشکاري باید در یک
رشته مشخص باشد و اینگونه جامعه آماري ما افزایش یافت. علاوه بر این برگزاري مسابقات تمامی رده هاي سنی را به تفکیک در
دستور کار قرار دادیم. تیم هاي ملی همه رده هاي سنی را تفکیک و براي هرکدام سرمربی جدا منصوب کردیم. اعزام هاي بین المللی
را براي مردان و زنان به تساوي انجام دادیم. علاوه بر این قانونی گذاشتیم که در هر اعزام بین المللی 50 درصد ورزشکاران ما زیر 18
سال باشند تا بتوانیم براي آینده قهرمانان خوبی را تربیت کنیم. البته بعد هم کرونا شوك بزرگی به همه ما وارد کرد. عملا تمام
فعالیت هاي بین المللی به تعلیق درآمد. ضمن آنکه براي تقویت خود علاوه بر بهبود روابط با فدراسیون هاي بین المللی در فدراسیون

 
جهانی هم کرسی کسب کنیم. در حوزه بین الملی و قهرمانی اتفاقات خوبی رقم زدیم. 

 
تبعیضی میان زنان و مردان در رشته گلف وجود ندارد 

تقریبا همه فعالیت هاي ما در همه رشته ها براي زنان و مردان برابر است. هیچ رشته اي نداریم که کفه ترازو به نفع مردان سنگین تر
باشد. اعزام بین المللی و تخصیص بودجه و برگزاري مسابقات و هر آنچه که رخ می دهد در فضاي فدراسیون گلف متوازن بین زنان و
مردان پیش می رود. در جام رسانه  و مدافعان رسانه و حتی براي زنان دیپلمات هم مسابقه برگزار می کنیم. این نشان میدهد که
کاملا روي پیشرفت زنان حساب باز کردیم و سرمایه گذاري می کنیم و امیدوارم در آینده حرف هاي بیشتري در خارج از مرزهاي

 
کشور داشته باشند. 

 
کاهش فاصله با کشورهاي آسیایی 

گلف مانند برخی از رشته ها داراي فدراسیون جهانی آماتوري و یک فضاي حرفه اي مجزا است. در فدراسیون جهانی آماتوري رقابت و
رنکینگ بسیار جدي است و شرق آسیا و استرالیا بسیار مدعی هستند. اکنون پاکستان 40 زمین دارد و بنگلادش، هند و نیوزیلند و
ژاپن و حتی امارات با آن اقلیم آب و هوایی بهترین زمین هاي گلف را احداث کرده اند.  یک زمین استاندارد در کشورمان نداریم و
یک زمین نصف و نیمه در باشگاه انقلاب داریم که ورزشکاران ما از آن استفاده می کنند. از طرفی میزان بودجه تخصیص یافته به
فدراسیون گلف 920 میلیون تومان بود و حالا تلاش کردیم تا پرسنل خود را کم کنیم تا در کنار جذب منابع، بخش مهمی از این



بودجه را در قالب ورزشی استفاده کنیم. توزیع نامتوازن بودجه هم بین فدراسیون هاي ورزشی وجود  داشت و پس از پیگیري ها

 
وزارت ورزش معیار و جدولی را براي سال 1400 براي توزیع متوازن بودجه ها تعیین کرد که برخی از مشکلات حل می شود. 

 از طرف دیگر در دهه هاي گذشته از گلف در ایران به هیچ شکلی حمایت نشده است. حتی موانعی هم سر راه آن ایجاد شده،
 بنابراین باید با صبر و حوصله و تلاش فاصله گلف ایران با آسیا را رفع کنیم و به سطح آنان نزدیک شویم. این امر مستلزم رفع موانع
 است که خوشبختانه برطرف شد و مورد دیگر این است که مجوز  پخش زنده تلویزیونی گرفتیم که خیلی براي ما ارزشمند است.
دیگر اینکه رسانه ها گلف را جزو سبد خبري خود قرار دادند. حمایت رسانه ها خیلی مهم است و آنان می توانند و به درستی ظرفیت

این رشته را به خانواده ها و جامعه مخاطب نشان دهند.



زخم کاري کرونا بر تن بازار کسب و کار در میبد

منبع: ایرناشماره خبر:  445  |  تاریخ: 1399/08/26

یزد- ایرنا- حدود 9 ماه از شیوع ویروس کرونا می گذرد، اجراي برخی مصوبات ستاد کرونا در زمان اوج فعالیت این ویروس، با
ایجاد محدودیت هایی براي فروشندگان و صاحبان کسب و کارهاي آزاد همراه شد که این تصمیم کاهش درآمد اصناف را به

دنبال داشته است.

یزد- ایرنا- حدود 9 ماه از شیوع ویروس کرونا می گذرد،
اجراي برخی مصوبات ستاد کرونا در زمان اوج فعالیت این
ویروس، با ایجاد محدودیت هایی براي فروشندگان و
صاحبان کسب و کارهاي آزاد همراه شد که این تصمیم

 
کاهش درآمد اصناف را به دنبال داشته است. 

برخی از اصناف با استفاده از ظرفیت هاي فضاي مجازي و
ارتباطات اینترنتی به راه اندازي فروشگاه هاي مجازي روي
آوردند و سعی کردن با استفاده از این ابزار مانع کاهش

 
رونق کسب و کار خود شوند. 

اما هنوز تا جا افتادن فروش مجازي به جاي فروش حضوري راه زیادي در پیش است و بخش قابل توجهی از خرید و فروش توسط

 
افرادي صورت می گیرد که کسب و کار مجازي را تجربه نکرده و یا سواد و آگاهی کافی در این زمینه ندارند. 

رییس اتحادیه صنف عکاسان، لوازم التحریر، کتاب و تابلوسازان میبد اخیرا در نامه اي به استاندار یزد نوشته است: کرونا را اصناف به

 
وجود نیاورده اند، چرا باید بیشترین تاوان ناشی از آن را پرداخت کنند. 

میثم حسابی افزوده است: بعد از حدود 10 ماه نوسان قیمت و مشکلات دیگر که بخش زیادي از کاسبان را با تهدید ورشکستگی
مواجه کرده ، اعمال محدودیت ها براي این قشر مانند چسب زخمی بر روي استخوان شکسته کسب و کار این قشر است، در این

 
شرایط انتظار اصناف حمایت بیشتر براي تداوم حیات آنان است. 

وي یادآور شده: بیشتر کاسبان و صاحبان مشاغل آزاد اجاره نشین هستند، وقتی فروش آنها نسبت به گذشته از نصفِ هم کمتر شده،

 
چگونه می توانند با پرداخت هزینه ها کنار بیایند؟ 

حسابی تصریح کرده: اداره هاي برق، مخابرات، گاز، آب، دارایی و بیمه به عنوان نهادهاي دولتی در موعد مقرر هزینه هاي خود را

 
مطالبه می کنند و در صورت عدم پرداخت خدمات خود را قطع، مختل یا مشترك را جریمه می کنند. 

یک پرورش دهنده ماهیان زینتی در میبد نیز به خبرنگار ایرنا اعلام کرد: تصمیم هایی که در ارتباط با اصناف گرفته می شود ، بعضی



 
از صنف ها و مغازه دارها را به سوي ورشکستگی کامل سوق می دهد. 

علیرضا صادقی اظهار داشت: تعیین ساعت 15 و 30 دقیقه براي تعطیل شدن اصناف تصمیم خوبی براي این قشر نیست ، زیرا حدود
80 درصد مردم استان یزد کارمند و یا کارگر کارخانه هستند و تعطیلی آنها حدود ساعت 2 و 30 دقیقه بعد از ظهر است وقتی آنها از

 
فعالیت فارغ شده و می خواهند براي خرید اقدام کنند، زمان تعطیلی اصناف فرا می رسد. 

وي یادآور شد: مغازه اکثر کاسبان اجاره اي است، هزینه هاي قبوض هم که تجاري و به شدت بالا است، تقریبا بیشتر کاسبان به دلیل

 
گرفتن تسهیلات به بانک ها بدهی دارند و باید بدهی خود در موعد مقرر پرداخت کنند. 

صادقی افزود: شغلی هایی مانند پرورش و فروش ماهیان زینتی با ادامه این وضعیت به کلی از رونق می افتد به گونه اي تا کنون

 
برخی از همکاران من مجبور به جمع آوري کرده اند. 

یک شهروند میبدي گفت: در زمینه رعایت پروتکل هاي بهداشتی بیشترین تخلفات در ارتباط با بانک ها و دفاتر پیشخوان است که در

 
ساعات فعالیت باعث ازدحام جمعیت می شوند اما کمتر با این واحدها برخورد می شود. 

مراد آقایی میبدي ادامه داد: با وجود تاکید و اعلام ستاد مقابله با کرونا توصیه هاي بهداشتی مانند رعایت فاصله اجتماعی بعضا در
برخی ادارات نیز رعایت نمی شود و بیشتر به استفاده از ماسک محدود شده و این در حاي است که تعداد مراجعان اصناف در مقایسه

 
با این بخش ها خیلی کمتر است. 

 
تصمیم گیري براي محدودیت هاي ستاد کرونا استانی و کشوري است 

رییس اداره صنعت، معدن و تجارت میبد در گفت و گو با گزارشگر ایرنا گفت: محدودیت هاي در نظر گرفته شده در ستاد کرونا در
سطح استان و کشور تصمیم گیري می شود و مشکلات پیش آمده براي صنف هاي مختلف مرتبط با برگشت چک ها به ستاد کرونا

 
اطلاع داده شده تا براي تسهیل مشکلات مالی صنف هاي مختلف چاره اندیشی شود. 

حجت االله خلیلی افزود: استان یزد یک استان صنعتی است و باید در تصمیم گیري هایی که می شود ملاحظاتی در ارتباط با صنایع و

 
اصناف در نظر گرفته شود. 

وي از انجام بازرسی هاي متعدد از واحدهاي صنفی و پلمپ اصنافی که شرایط و توصیه هاي بهداشتی را رعایت نکرده بودند خبرداد و
یادآور شد: 60 درصد از کارگران کارخانجات میبد غیربومی هستند و تعطیل کردن کارخانه ها مسافرت آنها را به شهرهایشان به دنبال

 
دارد و عملا در این زمینه تعطیل کردن واحدها باعث کنترل شیوع ویروس نمی شود بلکه زمینه ساز گسترش آن نیز خواهد شد . 

خلیلی همچنین از ثبت نام اصناف در سامانه کارا براي استفاده از تسهیلات کشوري و استانی خبرداد و تصریح کرد: با تلاش هاي امام
جمعه و فرماندار و نماینده مردم تفت و میبد در مجلس شوراي اسلامی ، ارائه تسهیلات ویژه به اصناف این شهرستان از طریق
صندوق کارآفرینی امید پیگیري شده که به 25 درصد از فعالان هر صنف، با توجه به برخورداري از شرایط لازم، تسهیلات ارائه می

 
شود. 

مرکز شهرستان 105هزار نفري میبد در 50 کیلومتري شمال غرب شهر یزد قرار دارد و این شهرستان حدود 23 اتحادیه صنفی فعال



 
دارد. 

 
برچسب ها 

 
- ویروس کرونا 

 
- میبد 

 
- اصناف 

 
پروندهٔ خبري 

- کرونا در ایران؛ آخرین اخبار و گزارش ها



مردم می دوند و به پاي تورم نمی رسند

منبع: روزنامه خبر جنوبشماره خبر:  446  |  تاریخ: 1399/08/26

با بیان این د رد ها، مسئولانی که خود را به خواب غفلت زد ه اند را نمی توان بید ار کرد . نمایند ه مرد م ساري و میان د ورود
د ر مجلس گفت: کمر مرد م زیر بار فشار اقتصاد ي خم شد ه است ولی خم به ابرو نیاورد ه اند و پشت رهبري و انقلاب همچون کوه
ایستاد ه اند .علی بابائی کارنامی د ر نشست علنی د یروز مجلس شوراي اسلامی د ر نطق میان د ستور خود با اشاره به نتایج انتخابات
آمریکا، گفت: سیاست ما د ر قبال آمریکا با آمد ن یا نیامد ن یک آد م تغییر نمی کند .سخنگوي کمیسیون اجتماعی مجلس افزود
:آقایان! د ر کشوري که خاکش گهربار است، مشتی گلابی را از هیچ کسی گد ایی نکنند . وي اد امه د اد : من آقازاد ه نیستم،
روستازاد ه اي د ر د ل جامعه کارگران و کشاورزان هستم با صد اقت و ساد گی روستایی؛ د رد مند انه پشت این تریبون ایستاد ه ام و

 
نمی د انم از سلامت به خطر افتاد ه این روزهاي مرد م بگویم یا معیشت و چرخ هاي له شد ه اقتصاد ي؟ 

وي افزود:اگرچه با بیان این دردها، مسئولانی که خود را به خواب غفلت زده اند را نمی توان بیدار کرد و به آنها نشان داد که مردم می
دوند و به تورم نمی رسند، با بیان این دردها، مسئولانی که خود را به خواب غفلت زده اند را نمی توان بیدار کرد. نماینده مردم ساري
و میان دورود در مجلس گفت: کمر مردم زیر بار فشار اقتصادي خم شده است ولی خم به ابرو نیاورده اند و پشت رهبري و انقلاب
همچون کوه ایستاده اند.علی بابائی کارنامی در نشست علنی دیروز مجلس شوراي اسلامی در نطق میان دستور خود با اشاره به نتایج
انتخابات آمریکا، گفت: سیاست ما در قبال آمریکا با آمدن یا نیامدن یک آدم تغییر نمی کند.سخنگوي کمیسیون اجتماعی مجلس
افزود:آقایان! در کشوري که خاکش گهربار است، مشتی گلابی را از هیچ کسی گدایی نکنند.وي ادامه داد: من آقازاده نیستم،
روستازاده اي در دل جامعه کارگران و کشاورزان هستم با صداقت و سادگی روستایی؛ دردمندانه پشت این تریبون ایستاده ام و نمی
دانم از سلامت به خطر افتاده این روزهاي مردم بگویم یا معیشت و چرخ هاي له شده اقتصادي؟ وي افزود:اگرچه با بیان این دردها،
مسئولانی که خود را به خواب غفلت زده اند را نمی توان بیدار کرد و به آنها نشان داد که مردم می دوند و به تورم نمی رسند،مردم

 
تلاش می کنند و صاحب خانه نمی شوند؛مردم پول جمع می کنند و حداقل صاحب حداقل سفره هاي پاك نمی شوند. 

 
به گفت و گوي ملی بپیوندیم تا مانع خواب هاي آشفته دشمنان شویم 

این نماینده مردم در مجلس یازدهم، خاطرنشان کرد: بی شک دولت بداند جواب رأي معنادار ملت ایران به شعار تدبیر و امید، این
نبود، امروز تاریخ انقضاي برخی از حرکت هاي شعاري و پوپولیستی به سر آمده است و با توجه به بحران هاي اقتصادي انتظار است به

 
گفت و گوي ملی بپیوندیم تا مانع خواب هاي آشفته دشمنان شویم. 

 
کمر مردم زیربار فشار اقتصادي خم شده ولی خم به ابرو نیاورده اند 

وي با بیان اینکه باید به فکر حل مشکلات مردم باشیم ادامه داد:خادمان ملت! حال اقتصاد کشور خوب نیست.کمر مردم زیر بار فشار

 
اقتصادي خم شده است ولی خم به ابرو نیاورده اند و پشت رهبري انقلاب و انقلاب همچون کوه ایستاده اند. 

نماینده مردم ساري و میاندورد درمجلس ادامه داد:پس بیایید از تولید داخل حمایت کنیم،صادرات را تشویق کنیم و واردات

 
غیرضروري را کنترل کنیم و به فکر معیشت کارگران باشیم تاکرور کرور عزت شان را به آنها برگردانیم. 

 
چه کسی جوابگوي آرزوهاي بربادرفته جوانان این مرز و بوم است 

وي ادامه داد: براي رفع بیکاري جدي جوانان تصمیم جدي بگیریم.دولت و نهادهاي مربوطه باید با کاهش فرآیند راه اندازي کسب و
کار، اوضاع اشتغال را بهبود بخشند تا دردي از دردهاي جوانان این مرز و بوم کم شود.بابایی با بیان این که چه کسانی جوابگوي



آرزوهاي بربادرفته جوانان این مرز و بوم هستند، مطرح کرد: براي ازدواج آن ها به جز یک وام 50 میلیون تومانی چه تدبیردیگري

 
اندیشیده اید؟ 

 
تاوان بلندپروازي مدیران نالایق را کشاورزان می دهند 

وي در ادامه خاطرنشان کرد: وسعت این بی تدبیري ها آنقدر زیاد است که حتی حال کشاورزان مازندران هم وخیم است؛ کافی است
از شرق تا غرب مازندران سفر کنید تا ببینید در زمین هاي کشاورزي چگونه به دست تغییر کاربري اراضی، به تاراج رفته است.نماینده
مردم ساري در مجلس در ادامه اظهار کرد: نبود حمایت دولت و عدم فروش محصولات، گرانی وحشتناك کود و بذر و نبود صنایع
تبدیلی و وجود دلالان علتی شد تا کشاورزان اعطاي زمین هایشان را به لقاي آن ببخشند.بشکند دست دلالان و مدیران نالایق که

 
تاوان بلندپروازي آنها را کشاورزان 

می دهند.بابایی کارنامی با بیان این که مسئولان کشاورزي را قربانی خود کردند، مطرح کرد: چرا با مدیریت قیمت تحویل نهاده هاي
دامی جلوي ورشکستگی مرغداران و دامداران را نمی گیریم؟وي با اشاره به وضعیت کارگران، خطاب به دولت تاکید کرد: وضعیت

 
کارگران خوب نیست؛هفت تپه را خلع ید کنید. 

/انتهاي متن/



دورنماي رابطه ایران و آمریکا پس از ترامپ از زبان میرسلیم

منبع: 55 آنلاینشماره خبر:  447  |  تاریخ: 1399/08/26

یک عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام با بیان اینکه آمریکا باید خسارت هاي مادي و معنوي وارده بر ایران را جبران کند
گفت: آمریکا باید نشان دهد دست از رویه استکباري و ضد بشري خود برداشته است وگرنه باید منتظر عواقب بسیار هولناکی

باشد.

یک عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام با بیان اینکه آمریکا باید خسارت هاي مادي و معنوي وارده بر ایران را جبران کند

 
گفت: آمریکا باید نشان دهد دست از رویه استکباري و ضد بشري خود برداشته است وگرنه باید منتظر عواقب بسیار هولناکی باشد. 

سیدمصطفی میرسلیم با اشاره به انتخابات ریاست جمهوري
ایالات متحده گفت که وقتی راهبرد دولت آمریکا در هفتاد سال
گذشته نسبت به ایران تغییري نکرده و حتی بعد از پیروزي
انقلاب اسلامی، کینه توزي هم بر آن افزوده شده نباید توقع

 
داشت راهبرد ایران براثر انتخابات آمریکا، دچار تحول شود. 

شما پیش از این عنوان کرده بودید ترامپ و بایدن دو روي یک
سکه اند، آیا فکر می کنید پس از انتخابات اخیر ریاست جمهوري
آمریکا، تغییري در سیاست خارجی جمهوري اسلامی رخ خواهد

 
داد؟ 

سیاست نظام جمهوري اسلامی ایران در برابر آمریکا اقلا داراي دو لایه است: یک لایه راهبردي و دیگري لایه عملیاتی یا کاربردي.

 
هرکدام از این دو لایه باید به دقت بررسی شود و پاسخ مناسب آن تشریح شود. 

 
یعنی شما اعتقادي به تغییر راهبردي ندارید؟ 

وقتی راهبرد دولت آمریکا در هفتاد سال گذشته نسبت به ایران تغییري نکرده و حتی بعد از پیروزي انقلاب اسلامی اصلاح که نشده،
هیچ، کینه توزي هم بر آن افزوده شده است، چگونه توقع دارید راهبرد جمهوري اسلامی بر اثر این قبیل حرکات انتخاباتی، دچار
تحول شود؟ دلائلی که در این باره می توان مطرح کرد، به برنامه هایی برمی گردد که آمریکا علیه ایران به اجرا گذارد؛ بخشی از آن
برنامه ها پس از تسخیر لانه جاسوسی افشا شد و برخی دیگر با بروز جنگ عراق علیه ایران و رفتار آمریکا در زمینه هاي یورش
فرهنگی و اقتصادي و اجتماعی پس از شکست در زمینه سیاسی آشکار شد؛ سیاستمداران آمریکایی متوجه شدند که آنچه با پیروزي
انقلاب اسلامی رخ داد، ابعادي فراگیرتر از انقلاب مشروطه و نهضت ملی شدن صنعت نفت دارد؛ به ویژه متوجه شدند که انگیزه هاي
آرمانی یعنی اعتقادي و دینی در انقلاب اسلامی بر سایر انگیزه هاي سیاسی و اقتصادي قبلی، غلبه دارد و آنها را کاملا تحت الشعاع



خود قرارداده است: شعار سراسري استقلال، آزادي جمهوري اسلامی بسیار فراتر از اهداف مشروطه و نهضت ملی شدن صنعت نفت
بود و هدف آن نجات ایران از یوغ سرسپردگی به آمریکا و نجات کشور از سیطره استکبار بر سرنوشت مردم ایران بود و این موضوع

 
نفی بنیادین سلطه آمریکا بر مقدرات ایرانیان بود که با این مشخصات براي اولین بار در دنیا مطرح می شد. 

 
و پیروزي انقلاب اسلامی را آغاز این روند می دانید؟ 

پیروزي انقلاب اسلامی باعث تحیّر سیاستمداران آمریکایی شد ولی متوجه عمق تحولی که در ایران رخ داده بود نشدند و نخواستند
آن را به رسمیت بشمرند و بدان احترام گذارند و گمان برده بودند که با همان ترفندهایی که قبلا در ایران و برخی از کشورهاي دیگر،
براي براندازي حکومت هاي ملی به کار برده بودند می توانند انقلاب اسلامی را نیز سرنگون کنند و این فرآیند را به اجرا گذاشته بودند
تا این که با تسخیر لانه جاسوسی به طور کامل عنادشان افشا شد و چون آن تسخیر در تاریخ آمریکا بی سابقه بود باعث تحقیر شدید
ابر قدرتی سلطه گر به دست کسانی شد که براي حضور در میهن شان از آنها حق توحش می ستاندند! کینه توزي از آن زمان، بر
سیاست هاي آمریکا اضافه شد. پس از آن در آمریکا و اروپا و بویژه در اسرائیل که دست نشانده انگلیس و تحت حمایت کامل آمریکا
بود و هست، بررسی هاي دقیق تاریخی و تحقیقات جامعه شناسانه و پژوهش هاي دینی درباره اسلام و تحقیقات مذهبی درباره تشیع
آغاز شد و محصول آن هزاران مقاله و صدها کتاب است که ما در مرکز بازشناسی اسلام و ایران فهرست آنها را گردآوري کردیم و آن
مطالعات شناخت آنها را نسبت به ما ایرانیان و اسلام و تشیع بسیار دقیق تر از کلیاتی که قبلا کم و بیش می دانستند کرد. از جمله
نکات مهمی که آنها دریافتند این بود که دین اسلام و بویژه مذهب تشیع ویژگی هایی به لحاظ اجتماعی در ایرانیان بوجود آورده که
مانع به خدمت درآوردن آنها به نفع مطامع استکباریشان می شود و اگر با ترفندهایی بتوانند مدتی بر آنها مسلط شوند، آنها به اتکاي
مبانی محکم اعتقادي خود دیر یا زود دست به قیام می زنند و خود را از زیر بار ستم می رهانند و حتی ستمگر را به کیش خود درمی

 
آورند! 

 
اقدامات آنها چه آثاري از خود به جاي گذاشت؟ 

در چند مقطع بعد از پیروزي انقلاب اسلامی و بویژه بعد از خاتمه جنگ تحمیلی طبق برنامه زمان بندي مشخص و با طرح هاي
اجرائی دقیق و پشتیبانی شده، اقدامات مهمی را آغاز کردند که دامنه نفوذ و اثرگذاري آن منحصر به ایران نمی شد و تمام مناطق

 
دیگر را که با الهام از جمهوري اسلامی تحرکات آزادي خواهانه شروع کرده بودند، دربرمی گرفت: 

1- بدون تمرکز بر مقابله با خداباوري، که می دانستند ریشه هاي محکمی در ایرانیان دارد، موضوع اعتقاد به قیامت را هدف اول خود
قراردادند تا این اصل را که در حقیقت معناي کاربردي به خداباوري می داد، بتدریج کمرنگ کنند و تا آنجا پیش بروند که به لحاظ
اعتقادي به فراموشی سپرده شود. باور به قیامت نقطه قوتی بود که مانع خیلی از رفتارهاي انحرافی و خفتبار می شد؛ پس براي
تضعیف آن باور و خارج کردن آن از تصمیمات زندگی ایرانیان طراحی هاي منسجم و غیرعلنی خود را به اجرا گذاشتند و پیش بردند.

2- چون اعتقاد به ظهور منجی مانع موفقیت کامل آنها در فراموش کردن قیامت می شد، همزمان با کمرنگ کردن اعتقاد به قیامت به
ایجاد انحرافات متعدد در باور مردم نسبت به امام زمان و قیام مهدي موعود پرداختند: صدها گروه و نحله ایجاد شده که البته بسیاري

 
از آنها متلاشی شده اند. 

3- تقویت اباحی گري با هدف فراري دادن مردم از دین و از پایبندي به احکام شرع در قوانین، که از اصول غیرقابل تغییر قانون
اساسی ما است، و عدم اهتمام لازم به آموزش اصول دین در مدارس و پایبندي به اقتضاي عفت نزد نسل جوان ، که ادبیات موذیانه

 
آن را با مطالعه سند 2030 می توان مشاهده کرد. 



4- بریدن پیوند مردم با خدا با سعی در تضعیف جایگاه مساجد و ائمه جماعات و نماز جمعه و نماز جماعت و حتی اصل نماز که

 
ستون دین است. 

 
5- رشد لاابالی گري و رواج موذیانه مواد مخدر و مسکرات که باعث بازشدن دریچه بقیه مفاسد اجتماعی می شود. 

 
این فعالیت ها چگونه پیش رفت؟ 

براي آن منظور آنها از نتیجه یک تحقیق که نشان می داد الگوهاي گروه هاي اجتماعی، هنرپیشه ها و ورزشکارانند، از تمام قابلیت
هاي فعالیت هاي هنري و ورزشی استفاده کردند. چگونگی بکارگیري فضاي هنري بسیار مفصل است و بر اساس خطوط راهنمایی
است که بویژه بر تولید فیلم ها اثر می گذارد همچنین موسیقی و در ابعاد محدودتر تئاتر؛ پشتیبان این فعالیت هاي هنري طبیعتاً
اقدامات فرهنگی است که در تولیدات مکتوب بویژه داستان هاي کوتاه و بلند شاهد آنیم. از لحاظ فنی اشاعه این تولیدات امروز با
استفاده از ماهواره ها و امکانات فضاي مجازي آنچنان تقویت شده که شرایط امروز کشور در مقابله با دشمنان ملت، به هیچ وجه قابل
مقایسه با قبل از انقلاب نیست. بسیاري از انحرافات و بدآموزي ها پس از اشاعه آن تولیدات هنري و فرهنگی و نیز برنامه هاي ورزشی

 
و گزارش هاي وابسته به آنها رخ داده است. 

همچنین بدنام کردن و تضعیف اقدامات نظارتی و ممیزي به موازات پخش و اشاعه آن برنامه هاي انحرافی مانع ساماندهی کاربرد بهره

 
برداري قانونمند بسیاري از فعالیت هاي هنري و فرهنگی و ورزشی مفید شده است. 

 
یعنی شما معتقدید در داخل کشور زمینه شیوع چنین فعالیت هایی تسهیل شده است؟ 

 
البته! درباره ریشه هاي داخلی زمینه ساز آن انحرافات فرهنگی و اجتماعی، مواردي را می توان ذکر کرد: 

1- ما می دانیم که یکی از دروازه هایی که بر روي کفر باز می شود، فلاکت است. بنابراین تدابیري که برخلاف اقتضاي خودباوري
موجب شکل گرفتن فقر در کشور و افزایش فلاکت شده است، تأثیرگذاري آن انحرافات و تشدید اثر آن را بویژه بر نسل هاي پس از
انقلاب، تسهیل کرده است. یکی از مسئولان آمریکایی سال گذشته اعتراف کرده بود که از هدف هاي اصلی تحریم ها، دستیابی به فلج
کردن قوه مجریه براي مقابله با انحرافات فرهنگی و اجتماعی است زیرا دولت نمی تواند در یک زمان در دو جبهه اقتصادي و فرهنگی

 
تلاش مؤثر داشته باشد و ناگزیر می شود معیارها و ارزش هاي اعتقادي را فداي رسیدگی هاي اقتصادي کند... و همین طور شد. 

2- عدم صداقت مجریان: همان طور که راه نجات از مشکلات در صداقت است، عدم صداقت نیز منتهی به هلاکت می شود. اگر مردم
به عدم صداقت مجریان پی ببرند به تدریج از آنها سلب اعتماد می کنند و براحتی در دام کسانی می افتند که ظاهر فریبند ولی از
پشت خنجر می زنند. مسئولان با اتخاذ روش هاي غلط و سپس برخورد منافقانه با مردم راه را براي پناه بردن مردم به بیگانگان هموار
می کنند تا در نتیجه طرفدار برنامه هاي انحرافی آنها می شوند. گرایش به سمت لاابالی گري تا حدودي محصول یأس است، یأس از
کسانی که می بینند با آنها صادق نیستند، یأس از توجیه منافقانه کاستی ها، یأس از برنامه ها و طرح هایی که عملا بر مشکلات
مختلف مردم از جمله امور معیشتی می افزاید. یأس از کسانی که توقع دارند چاره گشاي قاطع نابسامانی ها باشند ولی مردم را با آمار

 
درمانی به تحیّر و تعجب و تنفر گرفتار می کنند. 

3- در انتظار اجرایی شدن سیاست هاي گره گشا و اسناد راهبردي نظام مقدس جمهوري اسلامی و براثر تأخیر در اجرا و به دنبال بی



مبالاتی برخی مسئولان، راه نفوذ و حتی پیاده شدن عملی اسناد فریبا و انحرافی نظیر 2030 باز می شود و عملا در مواردي بدون
سروصدا به اجرا گذاشته می شود تا اباحه گري بتدریج در اذهان عمومی عادي جلوه گر شود و هویت ملی مخدوش و غیرت ملی

 
کمرنگ و عدم تعهد دینی عادي تلقی شود و همه اینها یعنی راه را براي نفوذ معاندان باز کردن. 

4- کمیاب و در نهایت نایاب شدن الگوهاي موجه و تغییر یافتن گروه هاي مرجع اجتماعی و جایگزین شدن با الگوهاي نامناسب. به
جاي آن که در زندگی روزمره و براي آینده اي روشن، پیامبر (ص) و آل او اسوه و سرمشق باشند و بمانند، چهره هاي بی بندوبار و
کاملا غیرمتعهد، براي دلربایی از مردم بویژه از گروه هاي آسیب پذیر یورش می برند. اهمیت جایگاه الگوهاي اجتماعی به لحاظ

 
تأثیرگذاري ناخودآگاه بر رفتار مردم در اذهان عمومی کمرنگ و درنهایت محو و به نوعی جامعه خلع سلاح می شود. 

 
شما راه برون رفت از این وضع را چه می دانید؟ 

راهی که ما طی کردیم تا به پیروزي انقلاب رسیدیم، براي بقاي انقلاب و حفظ ارزش هاي آن نیز معتبر است، یعنی پایبندي به اسلام
و اصول آن از یک سو و نشان دادن تعهد عملی به احکام آن از سوي دیگر: اینها راه خروج از بن بست و نقطه قوت ما نزد سرمایه
نیروي انسانی آرمان گرا و ایثارگر و مؤمن و انقلابی و میهن دوست است؛ آنها حافظ استقلال و پشتوانه آزادي و ضامن بقا و اقتدار

 
جمهوري اسلامی اند. 

 
چه برنامه اي در این زمینه وجود دارد؟ 

 
برنامه ششم امسال خاتمه می یابد و ان شاءاالله در قالب برنامه هفتم باید اقداماتی را اولویت دهیم، ازجمله: 

 
1- رفع فقر و فلاکت و بازگشت ارزش پول ملی با محوریت قراردادن تولید و رونق دادن به اشتغال مولد. 

2- آگاهی رسانی عمومی و عمیق نسبت به هجوم بی امانی که به نظام مقدس ما شده است بویژه از نظر فرهنگی و اقتصادي و براي

 
تضعیف سرمایه اجتماعی کشور. 

3- مبارزه قاطع با فساد بویژه با فرآیندهاي فسادزا و اهتمام مشترك سه قوه براي اولویت قایل شدن به پیشگیري از شکل گیري

 
فساد. تا زمانی که روش هاي غیرشفاف و فرآیندهاي فسادزا ریشه کن نشود امیدي به پیشرفت نمی توان داشت. 

 
4- تثبیت خداباوري و تقویت اعتقاد به قیامت با محوریت عدالت مهدوي. 

5- افزایش سرمایه انقلابی و جلوگیري از ادامه غارت کشور، با گزینش مدیران بر مبناي قواعد شایسته سالاري و سپردن شیرازه امور

 
کشور به دست کسانی که نسبت به انقلاب نااهل نیستند. 

 
براساس این برنامه مناسبات ما با آمریکا باید چطور باشد؟ 

 
آمریکا سه دسته خسارت به جمهوري اسلامی وارد آورده است: 

 
1- بی اعتنایی به پیروزي انقلاب اسلامی و به رسمیت نشمردن آن و طراحی براندازي انقلاب. 



 
2- اعمال تحریم هاي ظالمانه در چهل سال گذشته که هم باعث خسارت و هم موجب عدم نفع براي ما شده است. 

 
3- اجراي طرح هاي متعدد یورش فرهنگی و جنگ سخت و نرم براي ایجاد انحراف نسبت به اصول انقلاب اسلامی. 

براي هر سه دسته، غیر از عذرخواهی، آمریکا باید پیشنهاد جبران خسارت هاي مادي و معنوي را که بر ما وارد شده است، ارائه دهد و
صادقانه عمل کند و نشان دهد دست از رویه استکباري و ضد بشري خود برداشته است و الا باید منتظر عواقبی بسیار هولناك باشد.



ضرورت اعمال قانون و محدودیت در استفاده فرزندان از فضاي مجازي

منبع: ایرناشماره خبر:  448  |  تاریخ: 1399/08/26

قم- ایرنا- کارشناس ارشد سلامت روان مرکز بهداشت قم گفت: در حال حاضر که به دلیل شیوع ویروس کرونا، کلاس هاي
درس به صورت آنلاین برگزار می شود، اعمال قانون و محدودیت در استفاده فرزندان از گوشی تلفن همراه و تبلت براي

جلوگیري از آسیب هاي فضاي مجازي ضروري است.

قم- ایرنا- کارشناس ارشد سلامت روان مرکز بهداشت قم
گفت: در حال حاضر که به دلیل شیوع ویروس کرونا،
کلاس هاي درس به صورت آنلاین برگزار می شود، اعمال
قانون و محدودیت در استفاده فرزندان از گوشی تلفن
همراه و تبلت براي جلوگیري از آسیب هاي فضاي مجازي

 
ضروري است. 

رحیم شیخ هادي روز دوشنبه در گفت وگو با خبرنگار
ایرنا، افزود: فرزندپروري و تربیت کودك بر اساس عشق،
محبت و توجه والدین نسبت به کودکان می باشد و وقتی

 
تبلت در اختیار آنان قرار می گیرد، بخشی از خدمات و عشق والدین به فرزندانشان است. 

وي اضافه کرد: ولی تبلت نیازمند مقررات است و والدین باید توجه کنند که آیا فرزند در سن مناسب براي داشتن تبلت هستند و

 
استفاده از آن باید چه مقرراتی باید داشته باشد تا از مدیریت خارج نشود. 

وي ادامه داد: اصولا فضاي مجازي و اینترنت مثل شمشیر دو لبه است، در مواقعی آسیب هایی دارد و در مواقعی باعث پیشرفت می

 
شود. 

شیخ هادي گفت: سوءاستفاده هاي اقتصادي، سیاسی، فرهنگی، جنسی، الگوبرداري اشتباه خانواده ها مخصوصا فرزندان که از فضاي
مجازي بسیار تاثیرپذیر هستند، رفتارهاي غیراخلاقی خشونت آمیز، آسیب هاي جسمی مثل چشم درد و گردن درد، آسیب هاي

 
روانی مثل کاهش تمرکز و تیک هاي عصبی از جمله اثرات و خطرات فضاي مجازي است. 

وي با تاکید بر آگاهی خانواده ها از خطرات و آمار آسیب هاي اجتماعی ناشی از فضاي مجازي، تصریح کرد: باید در این مورد کمی
نگرانی به خانواده ها تجویز کنیم، زیرا این نگرانی به خانواده ها کمک می کند به فکر باشند، به دنبال اطلاعات و آگاهی بروند و براي

 
بچه ها مدیریت بهتري داشته باشند. 

وي افزود: از سوي دیگر باید وجود این وسایل در زندگی را بپذیریم، زیرا در فضاي کنونی جامعه، نمی توانیم مانع دسترسی
فرزندانمان به گوشی و تبلت شویم؛ مخصوصا در شرایط شیوع ویروس کرونا که مجبور هستیم از اینترنت و گوشی استفاده کنیم تا



 
تحصیل فرزندانمان لطمه نخورد. 

کارشناس مرکز بهداشت قم با اشاره به راهکارهاي مدیریت فضاي مجازي، گفت: خانواده ها باید آموزش ببینید تا بتوانند آموزش

 
بدهند و استفاده فرزندانشان از فضاي مجازي را کنترل و مدیریت کنند. 

وي تاکید کرد: مثلا باید در زمان هاي خاص مثل زمانی که فرزندان خطایی می کنند، برخورد مناسب داشته باشیم، زیرا اگر محکم و
چکشی برخورد کنیم، فرزندان براي دفعات بعد پنهان کاري خواهند کرد، ولی اگر غیرمستقیم برخورد کنیم و واکنش صحیح داشته

 
باشیم، می توانیم مامن و پناهگاه فرزندان در مشکلات باشیم. 

وي با تاکید بر این که قانون و محدودیت خاصی در استفاده از فضاي مجازي براي فرزندان در نظر بگیریم، گفت: باید آگاه باشیم
فرزندانمان چه زمان هایی کلاس آنلاین دارند و باید از فضاي مجازي استفاده کنند تا طبق برنامه ریزي به آن ها اجازه دهیم چند

 
ساعت از گوشی و یا تب لت استفاده کنند. 

شیخ هادي افزود: علاوه بر ساعتی که براي درس فرزندان اختصاص می دهیم، باید زمان کوتاهی را نیز به سرگرمی بچه ها با این

 
وسایل اختصاص دهیم تا عشق و توجه خود را به فرزندانمان ثابت کنیم. 

وي اضافه کرد: زمانی که کودکان از گوشی و یا تبلت استفاده می کنند، باید در محیط هاي مشترك با دیگر اعضاي خانواده باشند و

 
اجازه ندهیم در اتاق هاي خلوت از این وسایل استفاده کنند تا بتوانیم نظارت هاي کافی اعمال کنیم. 

وي گفت: برخی خانواده ها که بنا به دلایلی از جمله اشتغال نمی توانند بر فرزندانشان نظارت کافی داشته باشند، باید از راهکارهایی
مانند سیم کارت دانش آموزي که فیلترهاي لازم را دارد و یا نرم افزارهاي امنیتی دو نسخه اي که یک نسخه روي گوشی والدین و

 
نسخه دیگر روي گوشی فرزندان نصب می شود، استفاده کنند. 

به گفته شیخ هادي، بر اساس تحقیقات صورت گرفته، استفاده کاربران از فضاي مجازي در ایران به طور میانگین روزانه بین هفت تا 9

 
ساعت می باشد. 

 
برچسب ها 

 
- دانشگاه علوم پزشکی و خدمات بهداشتی درمانی قم 

 
- ویروس کرونا 

 
- فضاي مجازي 

- وزارت بهداشت درمان و آموزش پزشکی



320 مجوز سرمایه گذاري صنعتی در چهارمحال و بختیاري صادر شد

منبع: ایرناشماره خبر:  449  |  تاریخ: 1399/08/26

شهرکرد- ایرنا- رییس اداره طرح و برنامه ریزي سازمان صنعت، معدن و تجارت چهارمحال و بختیاري با اشاره به حمایت
دولت از طرحهاي سرمایه گذاري، گفت: از ابتداي سال جاري تاکنون 320 مجوز سرمایه گذاري صنعتی در این استان صادر

شده است.

شهرکرد- ایرنا- رییس اداره طرح و برنامه ریزي سازمان
صنعت، معدن و تجارت چهارمحال و بختیاري با اشاره به
حمایت دولت از طرحهاي سرمایه گذاري، گفت: از ابتداي
سال جاري تاکنون 320 مجوز سرمایه گذاري صنعتی در

 
این استان صادر شده است. 

بهنام خسروي روز دوشنبه در گفت و گو با خبرنگار ایرنا
تاکید کرد: هدف گذاري سال جاري سازمان صنعت، معدن
و تجارت استان براي صدور مجوزهاي سرمایه گذاري

 
صنعتی در این استان 500 مورد بوده است. 

وي افزود: از این میزان تاکنون 64 درصد محقق شده است و بقیه هدف گذاري سازمان صنعت، معدن و تجارت استان براي صدور

 
مجوزهاي سرمایه گذاري صنعتی در این استان تا پایان سال جاري قابل تحقق است. 

خسروي تصریح کرد: براي صدور 320 مجوز سرمایه گذاري صنعتی در استان از ابتداي سال جاري تاکنون 40 هزار میلیارد ریال

 
سرمایه گذاري پیش بینی شده است. 

 
وي یادآور شد: با راه اندازي این واحدهاي صنعتی زمینه اشتغال مستقیم براي حداقل6 هزار و 450 نفر فراهم می شود. 

خسروي اظهار داشت: در این مدت میزان تقاضاي صدور مجوز براي سرمایه گذاري صنعتی در چهارمحال و بختیاري 20 درصد و

 
میزان اعتباري رشد سرمایه گذاري 500 درصد بوده است. 

به گزارش ایرنا، در نیمه نخست سال جاري با صدور 54 پروانه بهره برداري، 2 هزار و 158 میلیارد ریال سرمایه گذاري با 822 نفر

 
اشتغال زایی در بخش صنعت، معدن و تجارت چهارمحال و بختیاري جذب شد. 

 
در این مدت 48 میلیارد ریال کمک هاي فنی و اعتباري استان، رشد سه برابري و جذب 100 درصدي داشته است. 

راه اندازي 14 واحد سلامت محور تولید اقلام بهداشتی و خودکفایی چهارمحال و بختیاري در تامین ماسک و مواد ضدعفونی کننده از

 
دیگر فعالیت هاي سازمان صنعت، معدن و تجارت استان در نیمه نخست سال جاري به شمار می رود. 

هم اینک 900 واحد صنعتی در چهارمحال و بختیاري فعال است که برخی محصولات تولیدي این واحدها مانند ورق خودرو، چادر

 
مشکی، آجرنسوز، مالت، موکت، خوراك آبزیان و لوازم خانگی در کشور از جایگاه و اهمیت مهمی برخوردار است. 

 
برچسب ها 

 
- توسعه ایران 
- جهش تولید 



 
- چهارمحال وبختیاري 

 
- اقتصاد مقاومتی 

 
- اختصاصی ایرنا 

 
- اشتغال زایی 

 
- کارآفرینی 

 
- سرمایه گذاري 
- کارآمدي دولت



تجاري سازي محصولات و صنایع تبدیلی نیاز ضروري کشاورزي تیران

منبع: ایرناشماره خبر:  450  |  تاریخ: 1399/08/26

اصفهان- ایرنا- شهرستان تیران و کرون ظرفیت بالایی در تولیدات کشاورزي استان اصفهان دارد که شکوفایی آن با هدف
افزایش ارزش اقتصادي به اعتقاد کارشناسان میزگرد ایرنا نیازمند تجاري سازي محصولات و صنایع تبدیلی و تکمیلی است

که باید تدبیر ویژه اي براي تحقق این مهم اندیشیده شود.

اصفهان- ایرنا- شهرستان تیران و کرون ظرفیت بالایی در
تولیدات کشاورزي استان اصفهان دارد که شکوفایی آن با
هدف افزایش ارزش اقتصادي به اعتقاد کارشناسان میزگرد
ایرنا نیازمند تجاري سازي محصولات و صنایع تبدیلی و
تکمیلی است که باید تدبیر ویژه اي براي تحقق این مهم

 
اندیشیده شود. 

به گزارش ایرنا، صنایع تبدیلی و تکمیلی بخش کشاورزي
به صنایعی گفته می شود که با انجام کارهاي مختلف روي محصولات زراعی، باغی، دامی، طیور، شیلات، جنگل و مرتع، باعث افزایش
ارزش اقتصادي این محصولات شود؛ این صنایع، انواع محصولات کشاورزي و دامی به مواد مختلف و قابل مصرف تبدیل و رابطه با

 
ارزشی بین کشاورزي و صنعت، ایجاد می کند. 

صنایع غذایی از نظر وسعت و گستردگی، دومین مقام را در جهان داراست که این موضوع اهمیت سرمایه گذاري در این بخش براي
اشتغال، تولید و رشد اقتصادي را نشان می دهد که با توجه به آثار مستقیم و غیرمستقیم صنایع غذایی و فرآوري محصولات کشاورزي

 
در بخش تولید و اشتغال موجب رشد و شکوفایی اقتصاد در سطح کلان می شود. 

ظرفیت هاي تولیدي محصولات بخش کشاورزي و توسعه صنایع تبدیلی وابسته به این بخش مهم اقتصادي نوید دهنده قابلیت هاي
متنوع براي ارزآوري بیشتر بوده و صادرات بخش کشاورزي بعنوان یکی از اولویت هاي اساسی وزارت صنعت، معدن و تجارت از حیث

 
حمایت از تولید و اشتغال در برنامه هاي پنج ساله توسعه کشور مورد توجه ویژه است. 

میزان ارزش افزوده در این صنایع با ارزش افزوده در صنایع پتروشیمی برابري دارد که یعنی صادرات این به شکوفایی اقتصادي و
تحقق اقتصاد مقاومتی کمک می کند و صنایع تبدیلی می توانند امکان مصرف و نگهداري محصولات کشتورزي را در طی سال میسر

 
کند. 

بر اساس آمارها بخش کشاورزي 15 درصد تولید ناخالص داخلی، 21 درصد اشتغال و 22 درصد صادرات غیرنفتی کشور را تشکیل
می دهد از سویی دیگر ضایعات محصولات کشاورزي در کشور سالانه 15.3 میلیون تن معادل 17.5 درصد تولید است و این وضع

 
کمبود صنایع تبدیلی در کشور را حکایت می کند. 



فرآوري، بسته بندي و برندسازي از مولفه هاي مهم تجاري سازي محصولات کشاورزي است که پس از این مرحله گسترش دیپلماسی

 
براي جذب بازارهاي بین المللی نیز نیاز است. 

ورود به بازارهاي جدید تجاري به دلیل مازاد قابل توجه تولیدات کشاورزي کشور، امري ضروري است اما باید براي این کار به پیش
مقدمه هاي آن مثل فرآوري و بسته بندي توجه شود چرا که خام فروشی و بدون توجه به مقوله هاي تبلیغاتی سود حداکثري را به

 
کشاورز، سرمایه گذار و اقتصاد کشور نمی رساند و بیشتر دلال و کشورهاي بهرهه بردار از آن منفعت می برند. 

11 درصد اشتغال و 7 درصد از تولید ناخالص ملی اصفهان در بخش کشاورزي است که این استان در میزان سطح زیر کشت
محصولات گلخانه اي شامل سبزي و صیفی و گل و گیاه زینتی از رتبه و جایگاه بالایی برخورد داراست اما کمترین توجه به

 
موضوعاتی مثل فرآوري و تجاري سازي این ظرفیت شده است. 

آلمان، انگلیس، هلند، کرواسی، گرجستان، استرالیا، کانادا، کره جنوبی، ارمنستان، کویت، آمریکا، چین، هند، مالزي، سنگاپور،
آذربایجان، ترکمنستان، تاجیکستان، ازبکستان، بحرین، پاکستان، قطر، عربستان، سومالی، قزاقستان، عراق، افغانستان، عمان، سودان و

 
سومالی از مقاصد صادرات کشاورزي و دامی استان اصفهان به شمار می روند. 

تیران و کرون داراي با ظرفیت 21 هزار هکتار اراضی کشاورزي، داراي 180 هکتار محیط گلخانه اي است که این شهرستان رتبه اول
گلخانه هاي صنعتی استان اصفهان را به خود اختصاص داده و سالانه بیش از 36 هزار تن محصول تولید و بیش از 20 درصد از آن به

 
خارج کشور صادر می شود. 

انگور، گیاهان دارویی و محصولات باغی از دیگر محصولات کشاورزي این شهرستان است که مرغوب و داراي ظرفیت صادرات و
فرآوري است اما تجاري سازي این تولیدات مورد بی توجهی و یا فراموشی قرار گرفته و کشاورزان و فعالان اقتصادي را از داشتن سود

 
زیاد محروم کرده است. 

بی توجهی به فرآوري، برندسازي، نگهداري و تجاري سازي محصولات کشاورزي در تیران و کرون در مقطع زمانی خاص که مشکل
کمبود تقاضا محصول خام فراگیر می شود چالش هاي خود را نشان می دهد و مدیریت این شهرستان با نارضایتی و حجمی از
اعتراض ها روبرو خواهد شد و پیش از اینکه فعالان بخش کشاورزي خسارت ببینند و نسبت به بی تدبیري و نبود آینده نگري ها

 
اعتراض کنند، لازم است مسوولان امر در رفع این مشکلات چاره اي بیندیشند. 

خبرگزاري جمهوري اسلامی استان اصفهان در همین ارتباط میزگردي با عنوان" تجاري سازي محصولات کشاورزي و صنایع تبدیلی
نیاز ضروري کشاورزي تیران و کرون" با حضور شهرام آذرپی معاون برنامه ریزي و عمرانی فرمانداري تیران و کرون، رضا طاهري
رئیس دانشگاه علمی و کاربردي تیران، غلامرضا حیدري کارآفرین و نماینده کشاورزان شهرستان، رامین ناظمی معاون فنی اداره و

 
ایمان قدیري کارشناس اداره جهاد کشاورزي تیران و کرون برگزار کرد. 

 
ضرورت سرمایه گذاري براي تجاري سازي محصولات 

معاون فنی اداره جهاد کشاورزي تیران و کرون گفت: صنایع تبدیلی حلقه مفقود در حوزه کشاورزي این شهرستان محسوب و موضوع

 
مهم تجاري سازي مغفول مانده است. 



رامین ناظمی در این میزگرد ایرنا با اشاره به فعالیت گسترده در تولید محصولات گلخانه، تولید داروهاي گیاهی و انگور در این منطقه
افزود: عرضه محصولات این شهرستان با واسطه ها و دلالان و شرکت هاي مهم در بازار انجام می شود و سرمایه گذاري براي تجاري

 
سازي محصولات انجام نشده است. 

وي با بیان اینکه سالانه 12 تن انگور، 2 تن زعفران، 2 تن موسیر، 36 هزار تن محصول گلخانه اي در تیران و کرون تولید می شود

 
اظهارداشت: 60 درصد از تولید انگور شهرستان مصرف خوراکی و مابقی آن براي تولید شیره، سرکه و کشمش استفاده می شود. 

وي اضافه کرد: 90 درصد از کل تولید محصولات گلخانه اي شهرستان فلفل و مابقی خیار، گوجه زیتونی است که 20 درصد از کل

 
تولید این بخش قابلیت صادراتی و فروش ویژه ندارد و در بازارهاي محلی عرضه می شود. 

 
لزوم ایجاد سردخانه و تمرکز بر صنایع تبدیلی 

معاون فنی اداره جهاد کشاورزي تیران و کرون بیان کرد: تمام تلاش کشاورزان منطقه عرضه بلافاصله این محصولات در بازار است و
زیرساخت مثل سردخانه براي نگهداري از تولیدات کشاورزي وجود ندارد که این موضوع تهدیدي جدي براي سرمایه گذاران این

 
بخش در مواقع حساس و نبود تقاضا محسوب می شود. 

به گفته وي نبود زیرساخت و سرمایه گذاري در بخش صنایع تبدیلی منفعت را کاهش داده و محصولات مرغوب این شهرستان با برند

 
دیگر مناطق کشور عرضه می شود و بخش عمده سود به جیب واسطه ها می رود. 

وي اضافه کرد: تاکنون تمرکز کمتري از سوي مسئولان و سرمایه گذاران براي فعالیت در حوزه صنایع تبدیلی و تجاري سازي
محصولات کشاورزي شده که باید فعالیت تبلیغی و هدف گذاري منطقی انجام شود که زمینه ساز اشتغال، سودآوري و جلوگیري از

 
خسارت در مواقع بحرانی خواهد شد. 

ناظمی با اشاره مرغوبیت زعفران تیران و کرون گفت: این محصول به صورت خام عرضه می شود و با توجه به افزایش هزینه هاي

 
کاشت و برداشت، رغبت ادامه فعالیت را امسال از کشاورزان گرفته و منفعت چندانی براي آن ها نداشته است. 

وي آینده نگري براي محصولات کشاورزي را مهم بیان کرد و یادآورشد: تجاري سازي، توسعه گلخانه اي متناسب با نیاز، نتدبیر براي
نگهداري محصولات کشاورزي را مهم بیان کرد و ادامه داد: تشکیل کارگروهی براي تصمیم سازي در این حوزه با حضور نهادهاي

 
مرتبط براي هم افزایی در جهت تجاري محصولات لازم است. 

وي یادآور شد: فرآیندهاي اخذ مجوز از سازمان غذا و دارو سخت است و کمتر افراد قادر به دریافت این مجوزها خواهند بود که این

 
موضوع یکی از موانع پیش روي صنایع تبدیلی و فرآوري تولیدات کشاورزي بوده است. 

معاون جهاد کشاورزي تیران و کرون خاطرنشان کرد: مشغله و ماموریت هاي متعدد، دیوانسالاري اداري در سازمان جهاد کشاورزي

 
فرصت را براي تصمیم گیري و سیاست گذاري از بین برده و بخش خصوصی نیز براي پیشرفت کار همچنان قدرتمند نشده است. 

 
احداث شهرك صنایع غذایی در تیران و کرون 



کارشناس کشاورزي مدیریت جهاد کشاورزي تیران و کرون گفت: راه اندازي شهرك صنعتی با رویکرد صنایع غذایی متناسب با

 
تولیدات بخش کشاورزي این شهرستان لازم است. 

ایمان قدیري در این میزگرد خبري ایرنا افزود: کیفیت و میزان تولید در این شهرستان در سطح بالایی در مقایسه با دیگر مناطق
استان اصفهان است اما براي تجاري سازي و فرآوري این محصولات تاکنون کاري نشده و زمینه براي سرمایه گذار و جذب سرمایه

 
فراهم نشده است. 

وي ادامه داد: بروکراسی سخت اداري و وثیقه هاي سنگین تسهیلات بانکی امید و انگیزه را براي افراد جهت مشارکت در راه اندازي

 
کارخانه هاي صنایع تبدیلی و فراوري محصولات کشاورزي از بین برده است. 

وي با بیان اینکه برخی از کشاورزان به صورت سنتی محصولات کشاورزي خود را فرآوري می کنند، یادآور شد: روش هاي سنتی بازار

 
خوبی ندارد و مورد استقبال قرار نمی گیرد. 

کارشناس کشاورزي مدیریت جهاد کشاورزي تیران و کرون با اشاره به اینکه موسیر تیران و کرون به استان هاي همدان کرمانشاه
فروخته و یا توسط واسطه ها به کشورهاي عربی صادر می شود، اظهارداشت: بازار داخلی این محصول براي مصرف در لبنیات است و

 
فرآوري دیگر نمی شود. 

وي صادرات زعفران این شهرستان به کشورهاي خارجی را از یک ویژگی و خاصیت این محصول بیان کرد و گفت: زعفران به

 
افغانستان صادر و و از آنجا به اسپانیا و با برند آن کشور در بازارهاي جهانی از جمله ایران عرضه می شود. 

 
حذف شرایط سخت سرمایه گذاري 

یک فعال کارآفرینی و فعال کشاورزي در تیران گفت: شرایط سرمایه گذاري براي فرآوري و تجاري سازي از تولید سخت تر است و

 
همین موضوع انگیزه هاي سرمایه گذاري را به سمت احداث گلخانه و یا کشت محصول به جاي صنایع غذایی می برد. 

غلامرضا حیدري که به نمایندگی از جمعی از کشاورزان و به عنوان فعال کارآفرینی و تجاري سازي در این میزگرد خبري حضور
داشت، افزود: در حال حاضر با توجه به سود کوتاه مدت ناشی از فروش محصولات گلخانه اي و یا گیاهان دارویی افرادي زیادي دارایی

 
خود را به این سمت هدایت کرده اند و کمتر به فرآوري و تجاري سازي توجه شده است. 

وي با بیان اینکه کاهش تقاضا براي محصولات تولیدي و یا افزایش هزینه هاي تولید، تهدیدي جدي براي حوزه کشاورزي است،

 
اظهارداشت: سال گذشته قیمت هر کیلوگرم فلفل دلمه اي به چهار هزار تومان رسید که تهدید و خسارت براي این قشر بود. 

وي با بیان اینکه سرمازدگی یک تهدید براي محصول انگور تیران است، خاطرنشان کرد: برگ درخت انگور، قوره، سرکه، شیره و
کشمش داراي سود زیادي است اما کمتر کشاورزان در این سمت برنامه ریزي و اقدام کرده اند و فروش انگور در بازارها براي خوراکی

 
تنها انگیزه باغداران این منطقه است. 

به گفته حیدري ترشی برگ انگور، سرکه و شیره از جمله محصولات فرآوري شده انگور با سود و منفعت بیش از خام فروشی این

 
محصول باغی است اما دقت و تمرکزي از سوي کشاورز و هدایت و برنامه ریزي از سوي مسئولان و کارشناسان براي آن نشده است. 



وي ادامه داد: مساحت کوچک باغ ها و نبود نگاه اقتصادي به محصول انگور تاکنون مانع از صنعتی شدن این عرصه در تیران و کرون
شده و با وجود افزایش هزینه هاي نگهداري و نبود تجهیزات مورد نیاز افراد کمتر به این سمت رفته اند که محصول انگور را تجاري

 
کنند. 

 
ضرورت تسهیل در ارایه تسهیلات بانکی 

به گفته این فعال در حوزه کشاورزي ارائه تسهیلات بانکی در این شهرستان براي فعالیت هاي اقتصادي در حوزه کارآفرینی و فرآوري
محصولات کشاورزي سخت انجام می شود و مدیریت شهرستان و ادارات متولی مثل جهاد کشاورزي، کار، تعاون و رفاه اجتماعی و

 
صنعت و معدن تجارت برنامه بلند مدت اقتصادي براي بهره گیري از ظرفیت هاي این شهرستان تنظیم نکرده اند. 

وي یادآورشد: سنگ اندازي و مانع تراشی براي کارگاه ها و بنگاه هاي کوچک زودبازده یک آسیب براي حوزه کشاورزي است چرا که

 
با توجه به این شرکت هاي کوچک قادر به توسعه فعالیت ها و مشارکت بیشتر و کاهش مشکلات در آینده خواهیم بود. 

وي ادامه داد: روابط معنایی و کاري و بدون حاشیه براي تجاري سازي محصولات کشاورزي این شهرستان نیاز و براي دست یابی به
این موضوع به همکاري و ایجاد هم افزایی بین بخشی توسط مدیریت کلان منطقه لازم است چرا که مانع تراشی هاي برخی از

 
نهادهاي اداري انگیزه فعالان اقتصادي و کارآفرین ها را از بین می برند. 

وي اضافه کرد: با وجود اینکه مسئولان در سطح ملی و استانی بر تسهیل شرایط کار و سرمایه گذاري تاکید دارند اما تعدادي از
مدیران تیران و کرون چنین دیدگاهی ندارند و محدودیت هایی را اعمال می کنند و این موضوع در سرنوشت اقتصادي این خطه اثر

 
گذاشته است. 

 
داشتن نگاه همه جانبه به تولید 

رئیس دانشگاه جامع علمی و کاربردي شهرستان تیران و کرون گفت: نگاه جامع و همه جانبه به تولید وجود ندارند و تمام سرمایه

 
گذاري و برنامه ریزي ها در مرحله اولیه این موضوع است. 

رضا طاهري به عنوان متخصص کارآفرینی، تجاري سازي و شخصیت علمی در این میزگرد ایرنا با بیان اینکه در حوزه کشاورزي
فرآوري محصولات و تولید مواد غذایی از شاخصه هاي تولید محسوب می شود، خاطرنشان کرد: مرحله تجاري سازي و جلوگیري از

 
خام فروشی کمترین حمایت و توجه را دارد و این موضوع خسارت جدي براي تولیدکنندگان است. 

وي ادامه داد: تسهیلات و شرایط آسانی براي احداث گلخانه و راه اندازي یک مزرعه وجود دارد اما زمینه و بستر براي برندسازي،

 
فرآوري و تولید محصول جدید فراهم نیست و یا شرایط سختی را پیش روي سرمایه گذار خواهد بود. 

وي بر تغییر نگرش کشاورزان و مسئولان نسبت به تولید تاکید و اضافه کرد: فعالان اقتصادي در مرحله اول تولید و یا مدیران بخش
هاي اقتصادي کشور کمترین دانش و تجربه را براي کارآفرینی و کسب و کارهاي جدید دارند و این موضوع مانع از تصمیم سازي

 
بلندمدت و هدف دار براي بخش تولید است. 



به گفته این استاد دانشگاه هدف گذاري پس از مرحله تولید را یک مولفه کارآمد براي کاهش خسارت، سودآوري و افزایش اشتغال

 
است که از خام فروشی جلوگیري می کند و منفعت و سود را افزایش می دهد. 

وي یادآور شد: مدیریت شهرستان باید برنامه اقتصادي بلند مدت و همه جانبه تنظیم کند و همسو با توسعه مساحت زیرکشت به
بخش هاي دیگر تولید مثل تجاري سازي و جلوگیري از خام فروشی توجه داشته باشد که این موضوع علاوه بر سود اقتصادي از

 
نارضایتی ها در شرایط بحرانی نیز جلوگیري خواهد کرد. 

وي پیش بینی مکان و یا شهرك براي فرآوري محصولات کشاورزي را یک ضرورت براي تیران و کرون اعلام کرد و گفت: فرمانداري
باید مکان را جانمایی، بسترها را فراهم و شرایط را براي حضور سرمایه گذار فراهم کند تا فعالان اقتصادي تنها پول و دارایی براي

 
ایجاد کار و تولید را به صحنه بیاورند. 

طاهري خاطرنشان کرد: هماهنگی بین بخشی و استفاده از ظرفیت هاي علمی و دانشگاهی براي تسهیل شرایط سرمایه گذاري و
پیشرفت کار لازم است که در این حوزه فرمانداري با استفاده از ظرفیت دفتر سرمایه گذاري استانداري اصفهان پیشگام شود و سایر

 
دستگاه هاي متولی را نیز وارد عمل بدون حاشیه و سخت گیري کند. 

وي گرد غوره را یک محصول برجسته و خوب و بدون رغیب معرفی کرد و گفت: این ماده غذایی در روزهاي اولیه رشد انگور قابل بهره
برداري است و با سرمایه گذاري در این بخش نیازي به آبیاري هاي مجدد براي شیرین شدن انگور و نگرانی سرمازدگی محصول را

 
ندارد. 

وي اضافه کرد: تشکیل تیم خاص براي فرآوري محصولات کشاورزي این شهرستان لازم است و با توجه به اینکه تاکنون فرصت هاي

 
زیادي از دست رفته، باید سریع تر متولیان امر وارد میدان عمل شوند. 

وي ادامه داد: به سرعت عمل بالایی براي حمایت از سرمایه گذار، ایجاد شهرك مواد غذایی و تسهیل شرایط جهت ورود بخش

 
خصوصی در راستاي تجاري سازي و فرآوري محصولات کشاورزي لازم است. 

 
ضرورت پیش بینی آینده بازار محصولات توسط جهاد کشاورزي 

معاون برنامه ریزي و عمرانی فرمانداري تیران و کرون گفت: جهاد کشاورزي آینده بازار محصولات کشاورزي شهرستان را پیش بینی

 
کند و تنها سطح زیر کشت را افزایش ندهد. 

شهرام آذرپی در میزگرد خبري ایرنا استان اصفهان با بیان اینکه تامین زیرساخت هاي توسعه سطح زیر کشت مثل آب و انرژي در
مرحله توسعه بخش هاي کشاورزي و وجود بازار فروش آن در مرحله دوم حائز اهمیت است، افزود: تیران و کرون جز مناطق قرمز در

 
وضعیت آب است که به همین خاطر باید این موضوع در توسعه کشاورزي مورد توجه باشد. 

وي کاهش دما در این منطقه و توسعه گسترده گلخانه را نیازمند نگاه جامعه به حوزه تولید دانست و گفت: باید زیرساخت هاي لازم

 
در تامین گاز مورد توجه باشد که در شرایط سرما گلخانه دار دچار آسیب نشود. 

آذرپی نبود سردخانه براي نگهداري محصولات کشاورزي و نبود کارخانه براي صنایع تبدیلی را از چالش هاي پس از مرحله تولید



برشمرد و اظهارداشت: در صورت نبود بازار براي محصولات کشاورزي به ویژه تولیدات گلخانه اي امکان نگهداري بلند مدت و یا

 
فرآوري آن ها وجود ندارد. 

 
وي ادامه داد: نباید نسبت به محصول مرغوب شهرستان بی توجهی کرد و با خام فروشی مانع سودآوري و منفعت چند برابري بشویم. 

معاون فرماندار تیران و کرون با بیان اینکه روغن هسته انگور قابلیت بهره برداري دارد، خاطرنشان کرد: کمترین استفاده تجاري از این

 
محصول در این شهرستان انجام می شود و اگر موضوع فراوري جدي گرفته شود سود اقتصادي زیادي به سرمایه گذار می رسد. 

 
داشتن چشم انداز مشخص تولید 

وي ادامه داد: اگرچه در حوزه تولید موفقیت هایی بدست آمده اما باید دغدغه ها و چالش ها مورد دقت و توجه قرار دهیم و در این

 
خصوص تدوین برنامه و چشم انداز لازم است که مدیریت شهرستان آمادگی همکاري براي هدف گذاري صحیح را دارد. 

به گفته وي مدیریت جهاد کشاورزي شهرستان براي تهیه سند چشم انداز تولید در این بخش برنامه ریزي کند و سهم دستگاه هاي
مختلف مثل صنعت معدن و تجارت، سازمان غذا و دارو، دانشگاه ها، کار، تعاون و رفاه اجتماعی، بانک ها و سرمایه گذاران را مشخص

 
کند و مدیریت شهرستان در این خصوص با آن ها همکاري خواهد کرد. 

اصفهان در تولید گل شب بو، پیاز، سیب زمینی مینی تیوبر، گوشت بوقلمون، شیر خام، گوشت مرغ، ماهیان زینتی و گرمابی و جوجه

 
بومی، گاوداري صنعتی و مبارزه با سِن گندم رتبه نخست کشور را دارد. 

این استان در تولید تخم مرغ، بهِ، گل محمدي و گلرنگ، رتبه دوم و در تولید قارچ، گل و گیاهان زینتی، سبزي و صیفی، سیب

 
درختی، سیب زمینی و خربزه رتبه سوم کشوري را دارد. 

 
برچسب ها 

 
- تیران وکرون 

 
- صنایع تبدیلی 

 
- توسعه ایران 

 
- جهش تولید 

 
- کشاورزي 

 
- بازار محصولات 

 
- اختصاصی ایرنا 

- اصفهان



20000 سبد معیشتی توسط بسیج سازندگی خراسان رضوي توزیع می شود

منبع: تسنیمشماره خبر:  451  |  تاریخ: 1399/08/26

گروه استان ها-مسئول سازمان بسیج سازندگی خراسان رضوي از توزیع بیش از 20 هزار بسته معیشتی در هفته بسیج در
ادامه رزمایش کمک مومنانه خبر داد.

گروه استان ها-مسئول سازمان بسیج سازندگی خراسان
رضوي از توزیع بیش از 20 هزار بسته معیشتی در هفته
بسیج در ادامه رزمایش کمک مومنانه خبر داد. - اخبار

 
استانها - 

محمد روحانی در گفت وگو با خبرنگار تسنیم در
مشهدمقدس با اشاره به اینکه سازمان بسیج سازندگی
برنامه هاي متنوعی را در طول سال دارد اظهار داشت: ما
عرصه هاي مختلفی را در بحث خدمات رسانی و کمک
هاي معیشتی در استان تعریف کرده ایم که با سازمان ها و

 
ادارات مختلف توافقاتی انجام شده است. 

مسئول بسیج سازندگی خراسان رضوي ادامه داد: اجرایی کردن پروژه طرح کرامت در مناطق محروم و حاشیه شهر، آب رسانی به

 
مناطق محروم با احداث کانال هاي آب و ترمیم قنات و ایجاد اشتغال از جمله اقداماتی است که بسیج سازندگی دنبال می کند. 

روحانی خاطرنشان کرد: تفاهم نامه اي با کمیته امداد امام خمینی(ره) در بحث ساخت 3 هزار واحد مسکونی در کل استان براي
مددجویان منعقد کرده ایم که از سال 98 این تفاهم نامه اجرا شده و تا سال 1401 ادامه خواهد داشت؛ ضمن اینکه تاکنون 800

 
واحد را تکمیل کرده و به بهره برداري رسانده ایم. 

وي اظهار داشت: در بحث نظارت بر نهاده هاي کشاورزي هم با کمک پایگاه هاي بسیج به توزیع نهاده هاي کشاورزي چون کود، سم،
بذر ورود پیدا کرده ایم و از طرفی در ادامه کمک مومنانه و کمک به بیماران کرونایی سبدهاي معیشتی شامل میوه، سبزي و مکمل

 
ها را توسط گروه هاي جهادي توزیع می کنیم. 

 
انعقاد تفاهم نامه بسیج سازندگی و آبفاي استان سمنان براي اجراي پروژه هاي آب رسانی 

 
خرم آباد| اشتغال زایی مهم ترین رویکرد صندوق هاي قرض الحسنه بسیج سازندگی است 

رفع معضل بدمسکنی و حاشیه نشینی تبریز به دست جهادگران بسیج سازندگی/ پروژه تکمیل مهرانه رود پس از سال ها وقفه از سر

 
گرفته می شود 

مسئول بسیج سازندگی خراسان رضوي افزود: در طرح «هر مسجد یک سنگر سلامت» نیروهاي جهادگر ما به کمک بیماران کرونایی

 
که در قرنطینه هستنداقلام مورد نیازشان را تهیه و در درب خانه هایشان تحویل می دهند. 



وي به برپایی 380 کارگاه تولید ماسک استاندارد در سطح استان اشاره کرد و گفت: کمک هاي مومنانه تا پایان سال و به مناسبت
هاي مختلف ادامه خواهد داشت و مرحله دیگر آن همزمان با فرارسیدن هفته بسیج خواهد بود که در این مرحله بیش از 20 هزار

 
سبد معیشتی توسط بسیج سازندگی در سطح استان توزیع خواهد شد. 

روحانی خاطرنشان کرد: پروژه کمک به تکمیل خانه هاي مدد جویان بهزیستی، با همکاري قرارگاه خاتم الانبیاء در 9 شهرستان

 
استان از جمله کاشمر، تایباد، خواف و فیروزه در حال اجرا است. 

وي اشاره داشت: در بحث کمک به مستاجرین نیازمند که به دلیل شرایط کرونا توان پرداخت اجاره بها را ندارند ورود پیدا کردیم و
تاکنون براي بیش از 200 واحد مسکونی براي تامین اجاره بها اقدام کردیم که درصددیم این رقم را به بیش از 1000 واحد افزایش

 
دهیم. 

مسئول سازمان بسیج سازندگی خراسان رضوي یاد آور شد: در بحث ایجاد اشتغال از ظرفیت سالن هاي ورزشی که در این شرایط

 
قادر به فعالیت نیستند استفاده کردیم و کارآفرینان در زمینه خیاطی و صنایع دستی کار خود را در این اماکن شروع کردند. 

 
وي افزود: تاکنون حدود 50 سالن را تحت پوشش قرار دادیم که در هر سالن براي 20 نفر اشتغال ایجاد کردیم. 

روحانی با اشاره به اینکه مهم ترین برنامه ها و اقدامات بسیج سازندگی خدمت رسانی است، گفت: ما در این خصوص 10 سر فصل را
تعریف کردیم که داراي تنوع و برنامه هاي زیادي است و از گروه هاي جهادي خواستاریم در اجراي این پروژه ها به ما کمک کنند تا

 
ما نیز بتوانیم به مردم خدمت رسانی کنیم. 

وي در پایان گفت: مردم ما همیشه براي خدمت آماده هستند و مهمترین و با ارزشمندترین سرمایه هاي ما نیروهاي انسانی هستند
که توانسته اند در عرصه هاي مختلف جهاد را رقم می زنند.



زخم عمیق کرونا بر گردشگري سلامت آذربایجان غربی

منبع: ایرناشماره خبر:  452  |  تاریخ: 1399/08/26

ارومیه- ایرنا- توریسم سلامت از جمله مهمترین بخش هاي گردشگري در آذربایجان غربی بوده که با شیوع بیماري کرونا در
حدود 9 ماه گذشته، سهم آن بسیار کمتر شده و با تداوم روند فعلی به سمت نابودي بیشتر حرکت می کند.

ارومیه- ایرنا- توریسم سلامت از جمله مهمترین بخش
هاي گردشگري در آذربایجان غربی بوده که با شیوع
بیماري کرونا در حدود 9 ماه گذشته، سهم آن بسیار کمتر
شده و با تداوم روند فعلی به سمت نابودي بیشتر حرکت

 
می کند. 

به گزارش ایرنا، شیوع بیماري کرونا در کنار اضطراب از
ابتلا، بستري و فوتی هاي ناشی از این بیماري طی ماه هاي
اخیر، ترس مضاعفی نیز براي حوزه هاي مختلف اقتصادي
به همراه داشته که آن هم استرس ناشی از تعطیلی، کم

 
بودن مشتریان و دریافت کنندگان خدمات و همچنین کسادي بازار بوده است. 

بخش گردشگري نیز که از جمله بخش هاي مهم و درآمدزاي اقتصاد امروز در ایران و دنیاست، از شیوع بیماري کرونا تاثیر پذیرفته و

 
حتی می توان گفت اثرپذیري این بخش بسیار بیشتر از دیگر بخش ها به شمار می رود. 

با زخمی شدن پیکر این ظرفیت مغفول، مجموعه هاي مرتبط با این صنعت نیز آسیب هاي جدي دیده و بسیاري از آنها مهر تعطیلی

 
خورده و کارکنانش کارخود را از دست داده و روزهاي سختی را سپري می کنند. 

آنها نه تنها با آسیب هاي کرونا دست به گریبان هستند، بلکه متاسفانه طی این مدت هرگز نتوانسته اند از حمایت هاي کرونایی بهره

 
مند شوند و این امر باعث شده تنها از جیب خود هزینه کرده و با ترس و هراس ثانیه ها را سپري کنند. 

گردشگران سلامت که هرسال میهمان آذربایجان غربی شده و به بیمارستان ها و مطب هاي پزشکان می رفتند، با ورود ویروس کرونا
و بسته شدن مرزها دیگر فرصت حضور در استان را نیافته اند و به عبارتی هم آنها بی نصیب از خدمات درمانی و دیگر امکانات شده
اند و هم اماکن اقامتی، هتل ها، مسافرخانه ها، بیمارستان ها و دفاتر خدماتی مسافرتی ضربه هاي سنگینی را متحمل شدند و از رزق

 
و روزي خود بی بهره مانده اند. 

گردشگران سلامت هرسال از کشورهاي همجوار به ویژه عراق و نخجوان براي درمان و در کنار آن، بازدید از اماکن تاریخی، خرید
صنایع دستی و حتی دریافت داروهاي گیاهی درسال چندین بار این استان را مقصد سفر خود قرار می دادند ولی شیوع ویروس کرونا
فضا را براي رشد این صنعت و گردشگران سلامت تنگ کرده و از سوي دیگر مشاغل مرتبط با این صنعت را با مشکلات عدیده اي



 
مواجه ساخته است. 

 
کرونا ورود گردشگران سلامت به آذربایجان غربی را به صفر رساند 

مدیرعامل یکی از هتل داران ارومیه با تایید همه این موارد در گفت و گو با خبرنگار ایرنا، حقایق دیگري را بیان کرده و گفت:

 
متاسفانه کرونا آسیب 100 درصدي بر گردشگري سلامت زده و می توان گفت ورود گردشگران سلامت را به صفر رسانده است. 

"فیروز سپهري نیا" ادامه داد: 85 درصد مسافران و گردشگران خارجی را گردشگران سلامت و تنها 10 تا 15 درصد بقیه را مسافران

 
و گردشگران غیر حوزه سلامت تشکیل می دهند. 

وي افزود: گردشگران سلامت بیشتر از شمال عراق وارد آذربایجان غربی می شوند که شیوع بیماري کرونا از اواسط اسفند سال گذشته

 
اجازه ورود و حضور در استان را از آنان گرفته است. 

 
بیش از 50 درصد ضریب اشتغال هتل ها مربوط به گردشگران سلامت بود 

مدیر یکی از هتل هاي ارومیه اظهار داشت: بیش از 50 درصد ضریب اشتغال هتل ها مربوط به گردشگران یا مسافران سلامت است
که با قطع شدن ورود این گردشگران و مسافران، هتل ها و مراکز اقامتی با مشکلات بی شماري مواجه شدند؛ آنها مجبور شدند برخی
از نیروهاي خود را که آموزش دیده بودند تعدیل کنند و این ضربه بزرگی بود به هتل هایی که براي تربیت نیروهاي خود سرمایه

 
گذاري کرده بودند. 

وي ادامه داد: همچنین این وضعیت باعث شد تا هتل هایی که 100 درصد ظرفیت خود را براي گردشگران سلامت آماده کرده و در

 
این حوزه سرمایه گذاري کرده بودند، دست خالی مانده و سرمایه گذاریشان بی نتیجه بماند. 

سپهري نیا افزود: از نظر ارزي با مشکل مواجه هستیم و از سال گذشته نیز هیچگونه افزایش نرخی نداشته ایم که باید مشکلات

 
مربوط به کرونا را به آنها اضافه کنیم. 

وي اظهار کرد: کرونا باعث شد هتل ها 30 تا 40 درصد نیروهاي آموزش دیده خود را تعدیل کنند؛ نیروهایی که براي تربیت آنها

 
سرمایه گذاري زیادي صورت گرفته بود ودر واقع سرمایه اصلی هتل ها بودند. 

وي افزود: بنابراین تعدیل این نیرو هاي آموزش دیده نه تنها ضربه سنگینی بر هتل ها زد، بلکه زمینه افزایش بیشتر بیکاري را هم

 
فراهم کرد. 

 
ضریب اشتغال هتل ها به صفر رسیده است 

وي درخصوص اشتغال کنونی هتل داران، گفت: درحال حاضر ضریب اشتغال هتل ها در شهرستان ارومیه صفر شده و خالی از

 
گردشگر سلامت است. 

وي ادامه داد: اگرچه بیشتر هتل هاي استان آذربایجان غربی در حال فعالیت هستند، ولی مسافران داخلی هم به دلیل هراس از



 
بیماري و فضاي موجود رغبتی براي اقامت در هتل ها ندارند. 

 
سپهري نیا افزود: برخی از هتل ها تنها در هتل خود را باز گذاشته اند و هیچ مسافر و گردشگري ندارند. 

 
در شرایط کرونایی هیچگونه حمایتی از هتل ها نشد 

اگرچه هتل ها از جمله شاخص ترین مجموعه هاي مرتبط با صنعت گردشگري سلامت هستند و طی سالیان متمادي با ارایه خدمات

 
وسرمایه گذاري، سعی در جذب آنها به سوي استان داشته اند، ولی در دوران کرونا محروم از هرگونه حمایت بوده اند. 

رییس هتل آریاي ارومیه در این خصوص اظهار داشت: با وجود تبلیغات مختلف، تاکنون هیچگونه حمایتی از هتلداران نشده است و
حتی در حوزه انرژي اعم از برق، گاز و آب هیچگونه حمایتی نشده و همچنان قبوض برق و آب و گاز ارسال شده و علاوه بر این

 
فشارهاي تامین اجتماعی بیشتر از دوران کرونا شده است. 

سپهري نیا افزود: براي بازگشت دوباره هتل ها به چرخه فعالیت و روشن شدن چراغ هتل ها باید 2 اقدام صورت گیرد؛ نخست اینکه
در شرایط کنونی از هتلداران هیچگونه هزینه اي از سوي تامین اجتماعی دریافت نشود و در زمینه انرژي اعم از برق و گاز و آب

 
حمایت هاي لازم صورت گیرد. 

 
آسیب بیماري کرونا بر تاسیسات گردشگري آذربایجان غربی جدي است 

مدیرکل میراث فرهنگی صنایع دستی وگردشگري آذربایجان غربی هم در این خصوص به خبرنگار ایرنا گفت: با شیوع بیماري کرونا و
بسته شدن مرزها، همه تاسیسات گردشگري شامل مراکز اقامتی، هتل ها، آژانس ها و صنایع دستی آسیب دیده و فعالیتشان با رکود

 
مواجه شد. 

جلیل جباري ادامه داد: مراکز اقامتی نظیر هتل ها و مسافرخانه ها بی نصیب از گردشگر ان سلامت شدند و همین امر باعث کاهش

 
قابل توجه بخش مهمی از درآمد این بخش شد. 

وي افزود: هرساله مراکز اقامتی و گردشگري شاهد حضور گردشگران سلامت در آذربایجان غربی بوده و فعالیت قابل توجهی داشتند

 
ولی سایه سنگین کرونا آسیب هاي زیادي به این تاسیسات وارد کرده که امیدواریم در دوران پساکرونا شاهد رفع آنها باشیم. 

وي، آژانس هاي مسافرتی را از دیگر مجموعه هایی عنوان کرد که از آسیب کرونا درامان نمانده است و فعالیتشان با شروع این بیماري

 
با مشکلات متعددي مواجه شده است. 

 
کرونا ورود گردشگران سلامت را بیش از 90 درصد کاهش داد 

کارشناس اداره کل گردشگري میراث فرهنگی، صنایع دستی وگردشگري آذربایجان غربی نیز در این باره اظهار داشت: از اسفندماه

 
سال گذشته و با شیوع بیماري کرونا آمار مسافران خارجی به ویژه گردشگران سلامت بیش از 90 درصد کاهش یافته است. 

"ریتا خضرزاده" ادامه داد: مسافران خارجی نه تنها براي درمان بلکه براي خرید، تفریح، بازدید از اماکن تاریخی، خرید صنایع دستی،



داروهاي گیاهی و علاوه بر اینها براي ترمیم پوست، جراحی زیبایی، کاشت مو وبرخی دیگر براي درمان نازایی عازم این استان می

 
شوند. 

وي افزود: با شیوع بیماري کرونا وبسته شدن مرزها، سفر مسافران خارجی به استان کاهش یافت و این کاهش سبب صدمه دیدن

 
مجموعه هایی که از ورود گردشگر سلامت نفع می دیدند، شده و فعالیت آنها را مختل کرد. 

 
رکود گردشگري سلامت ضربه بزرگی به مراکز اقامتی زده است 

کارشناس اداره کل گردشگري میراث فرهنگی، صنایع دستی وگردشگري آذربایجان غربی ادامه داد: بسته شدن مرزها ضربه بزرگی به
تاسیسات اقامتی اعم از هتل ها و مسافرخانه ها زد زیرا طی سالیان متمادي مراکز اقامتی میزبان مسافران خارجی به ویژه گردشگران

 
سلامت می شدند که براي درمان و حتی براي اقدامات آرایشی به استان می آمدند. 

خضرزاده افزود: گردشگران سلامت اگرچه براي درمان می آمدند ولی در کنار آن براي خوردن غذاهاي محلی به رستوران هاي استان

 
مراجعه کرده و همچنین اقدام به خرید صنایع دستی کرده و با خود به کشورشان می بردند. 

وي افزود: تهیه داروهاي گیاهی از بازار ارومیه و دیگر بازارهاي استان نیز هدف گردشگران سلامت بود؛ آنها علاقه خاصی به خرید این

 
داروها داشتتند. 

وي اظهارداشت: ولی کرونا تمامی بازارهاي هدف گردشگران سلامت را با رکود مواجه ساخته و سنگین ترین ضربه را به تاسیسات

 
اقامتی زده و آنها را به لحاظ اقتصادي با رکود مواجه کرده است. 

 
گردشگري سلامت فرصتی براي پسا کرونا 

وي افزود: گردشگري سلامت فرصت و ظرفیت مناسبی براي دوران پساکروناست؛ دورانی که فعالیت ها از نو شروع می شود، دراین
دوران می توان با سرمایه گذاري و بکار گیري تجهیزات پزشکی مناسب در بیمارستان ها، ساماندهی شرکت هاي تسهیلگر و ایجاد

 
بسترهاي لازم براي اقامت راحت گردشگران سلامت، حیاتی نوبه اقتصاد استان در دوران پسا کرونا داد. 

 
آماري در خصوص گردشگري سلامت در آذربایجان غربی وجود نداشته است 

رییس کارگروه اطلاع رسانی قرارگاه مبارزه با کروناي آذربایجان غربی هم در گفت و گو با خبرنگار ایرنا با اشاره به اینکه به علت بسته
شدن مرزهاي زمینی کشورهاي همسایه، گردشگري سلامت بی رونق شده، اظهار کرد: چون عمده این گردشگران به صورت

 
غیرمتمرکز رفت و آمد داشته اند، آماري در دست نیست. 

علی احمد آقاپور افزود: اغلب افرادي که به استان می آمدند، از شمال عراق بودند که به علت بسته شدن مرزهاي زمینی دیگر نمی

 
توانند بیایند. 

 
آذربایجان غربی، بیشترین ظرفیت را براي توسعه گردشگري سلامت دارد 



پژوهشگر و محقق ارومیه اي نیز در این باره اظهار داشت: آذربایجان غربی به دلیل برخورداري از پتانسیل ها و ظرفیت هاي بالا،

 
سرآمد در حوزه گردشگري سلامت است و سالانه می تواند ببشترین بیماران خارجی را جذب کند. 

عیسی عزیزنژاد ادامه داد: شرط اصلی براي محقق شدن این امر در دوران پساکرونا جلوگیري از فعالیت دلالان و فرصت طلبان و عزم

 
همگانی و همراهی تمامی دستگاه هاي مرتبط براي رشد این صنعت است. 

وي ادامه داد: با شیوع بیماري کرونا و بسته شدن مرزها، گردشگري سلامت نیز همانند دیگر حوزه ها آسیب هاي زیادي دید و زیر

 
مجموعه ها و حوزه هاي وابسته به این صنعت با رکود ومشکلات متعددي مواجه شدند. 

وي افزود: براي فعالیت مجدد این ظرفیت عظیم استان در دوران پسا کرونا ضروري است تمامی نهادهاي متولی کنارهم قرار گرفته و

 
با حمایت از فعالان این حوزه افقی نو براي رشد این صنعت بگشایند. 

آذربایجان غربی با داشتن 967 کیلومتر مرز مشترك با کشورهاي عراق، جمهوري آذربایجان وترکیه وهمچنین برخورداري از طبیعتی
بکر، مناطق آب وهوایی مناسب همانند سیلوانا، چشمه هاي معدنی و صدها حاذبه طبیعی دیگر بستري مناسب براي صنعت

 
گردشگري سلامت است 

همچنین بیمارستان هاي داراي بخش پذیرش بیماران خارجی از جمله امام رضا (ع)، آذربایجان، امام خمینی (ره)، دکتر صولتی، شفا

 
و بیمارستان فوق تخصصی امید ارومیه از جمله بیمارستان هایی هستند که پذیراي بیماران خارجی می شوند. 

 
هرچند همه این موارد، چشم به راه اتمام دوران شیوع کرونا هستند تا اقدامات خود را براي جذب گردشگران سلامت به کار گیرند. 

 
برچسب ها 

 
- کرونا 

 
- سلامت 

 
- آذربایجان غربی 

 
- آذربایجان 

 
- ارومیه 

 
- میراث فرهنگی 

 
- مرکز توسعه گردشگري سلامت کشورهاي اسلامی 

 
پروندهٔ خبري 

- مدیریت استانی کرونا



رییس فدراسیون: گلف رشته گرانی نیست

منبع: ایرناشماره خبر:  453  |  تاریخ: 1399/08/26

تهران- ایرنا- رییس فدراسیون گلف با اشاره به اینکه در بخش زنان و مردان تبعیضی وجود ندارد گفت: گلف یکی از ارزان
ترین رشته هاي ورزشی است و تفکر گران بودن این رشته باید تصحیح شود.

 تهران- ایرنا- رییس فدراسیون گلف با اشاره به اینکه در
بخش زنان و مردان تبعیضی وجود ندارد گفت: گلف یکی از ارزان ترین رشته هاي ورزشی است و تفکر گران بودن این رشته باید

 
تصحیح شود. 

گلف از دیرباز به عنوان یکی از رشته هایی هزینه بر در بین مردم جا افتاده است که تنها قشر مرفه جامعه می توانند به آن بپردازند.
اما حمید عزیزي ریس فدراسیون گلف در گفت و گو با خبرنگار ایرنا، این دیدگاه را تصحیح کرد و از ارزان بودن وسایل این رشته و

 
حتی مبلغ پایین اجاره زمین گلف در باشگاه انقلاب سخن گفت. 

وي به تبیین جایگاه گلف در کشور و اهداف این فدراسیون براي کاهش فاصله ایران با کشورهاي آسیایی، همگانی کردن این رشته و

 
احیاي زمین هاي گلف و مینی گلف پرداخت. 

 
مشروح گفت و گوي خبرنگار ایرنا با حمید عزیزي رییس فدراسیون گلف را در زیر می خوانیم. 

 
گلف معیار اصلی توسعه ورزش هر کشور است 

گلف به عنوان یکی از معیارهاي اصلی توسعه ورزش در هر کشور به شمار می رود. به علت دشوار بودن توسعه این رشته در هر
کشوري، اگر گلف رشد یابد به این معناست که ورزش در آن کشور پیشرفت کرده است و یکی از مهم ترین سیستم هاي ارزیابی

 
وضعیت ورزش هر کشور وضعیت توسعه گلف در آن کشور است. 

براساس این اصل براي توسعه زمین هاي قدیمی گلف در نقاط مختلف برنامه ریزي کردیم و در این زمینه از دستگاه هاي دیگر کمک



می گیریم. این اتفاق در چند شهرستان آبادان و اصفهان رخ داده و در کنار زمین هاي فعال گذشته مانند ورزشگاه انقلاب تهران،
زمین هایی را در اهواز و مسجد سلیمان ایجاد کردیم. همچنین در مشهد نیز به دنبال فضاي مناسب براي ایجاد زمین گلف هستیم.
در کنار زمین هاي بزرگ براي گلف که به زمین استاندارد 50 یا 60 هکتاري نیاز دارد، از زمین هایی با میادین کمتر هم می توانیم

 
استفاده کنیم. 

با سازمان منابع طبیعی و اداره ورزش استان گلستان مذاکره کردیم تا بتوانیم این زمین را در اختیار گلف قرار دهیم تا ورزشکارانی که
در حال استفاده هستند به گونه اي متولی این زمین هم شوند. در کنار زمین هاي بزرگ 10 تا 60 هکتار به محوطه هاي تمرینی و
آموزشی در قالب زمین هاي کوچک یک یا دو هکتاري روي آوردیم و تلاش می کنیم محوطه هاي تمرینی را در استان هاي گوناگون

 
ایجاد کنیم. 

 
ایجاد و نگاهداري چمن طبیعی زمین گلف هزینه بر است 

بازي گلف باید روي چمن طبیعی باشد و درست است که یک سري زمین هاي خاکی در استان هاي جنوبی و دیگر استان ها داریم و
از آن استفاده می کنیم اما گلف باید به صورت استاندارد روي چمن طبیعی انجام شود بنابراین ایجاد چمن طبیعی و نگاه داري آن

 
ساده نیست و هزینه بر است. با کمک اهالی گلف پیشرفت مناسبی حاصل شده و امیدواریم در این زمینه قدم هاي بیشتري برداریم. 

 
 

 
بدنبال توسعه مینی گلف در بحث همگانی هستیم 

در کنار ایجاد محل هاي تمرینی و آموزشی، اتاقک هاي ضربه گلف بوسیله تور ماهیگیري ایجاد کردیم. این اتاقک ها می تواند به
عنوان محل تمرین براي زدن ضربه توپ به تور استفاده شود. همچنین مینی گلف را به عنوان مقدمه اي براي گلف توسعه می دهیم و
از 2 سال گذشته تاکنون نزدیک به 500 میدان مینی گلف در حدود 40 سایت ایجاد کردیم و برنامه اولیه ما این است تا در مجموع

 
یکهزار مینی گلف در قالب یکصد سایت در کشور برسیم و بتوانیم در بحث همگانی کردن و در دسترس بودن گلف گام برداریم. 

روي این اصل که توسعه مینی گلف راحت تر است و می تواند مقدمه اي براي پیشرفت گلف باشد، تلاش کردیم تا در نقاط مختلف
آن را توسعه دهیم. همچنین تجهیزات آن ارزان تر است. زمین مینی گلف بیشتر در پارك ها تعبیه شده که استفاده از آن در اختیار

 
هیات هاست، رایگان است اما زمین هاي در اختیار بخش خصوصی هزینه اندکی دارد. 

تفکر گران بودن رشته گلف باید تصحیح شود 



تا سال 2010 سیاست جهانی گلف محدود کردن این رشته بود اما از آن به بعد سیاست درهاي باز بر گلف دنیا حاکم شد. صرف نظر
از آنچه که در دنیا اتفاق افتاده براساس فرهنگ حاکم بر کشور از یک سو و سیاست هاي حاکم، همگانی کردن گلف را دنبال کردیم و
این رویه ادامه دارد. معتقدیم که این رشته و رشته هاي تابعه آن می تواند در اختیار همه مردم قرار بگیرد. یکی از دلایلی که این
رشته باید همگانی شود، ارزان بودن آن است. اینکه عنوان می کنند گلف رشته اي گران است به دلیل عدم اطلاع رسانی کافی از

 
ناحیه متولیان گلف و رسانه ها تلقی می شود. پوشش رسانه اي گلف در کشور در گذشته خیلی اندك بود. 

 
گلف یکی از ارزان ترین رشته هاي ورزشی است 

اخیرا به دنبال تلاش هایی که در دوران گذشته در فدراسیون انجام داده بودند ما هم سعی کردیم تا توجه رسانه ها را به گلف جلب و
از ظرفیت رسانه براي معرفی این رشته به عموم مردم استفاده درست کنیم. یکی از نکاتی که نیاز به توضیح و اطلاع رسانی دارد
همین تفکر لوکس و گران بودن گلف است. باید این تفکر تصحیح شود. یکی از ارزان ترین رشته هاي ورزشی گلف است. اگر در گلف
هم ایجاد زیرساخت ها را مانند همه رشته هاي ورزشی دیگر برعهده دولت بدانیم، براي استفاده از آن زیرساختی که دولت ایجاد

 
کرده، براي تمرین خیلی لباس خاصی نمی خواهیم و یک لباس ورزشی معمولی پاسخگوست. 

براي تجهیزات هم شاید یکی از ارزان ترین رشته ها هستیم به این دلیل که اگر یک نفر یک ست آموزشی با 2 یا سه میلیون تومان
تهیه کند، خودش و همه اعضاي خانواده او 30 یا 40 سال می توانند از آن وسایل استفاده کنند، بنابراین تجهیزات آن بسیار ارزان
است. در خصوص زمین هم یک نفر اگر 60 یا 70 هزار تومان به زمین گلف در باشگاه انقلاب که در اختیار شرکت توسعه و تجهیز
قراردارد، پرداخت کند، به مدت یک روز می تواند از آن استفاده کند. براي مربی هم اعداد و ارقام گوناگون بر حسب درجه مربی وجود
دارد و اگر فردي 10 جلسه آموزشی را طی کند به دنبال آن می تواند خود را به حدي از گلف برساند تا از آن به عنوان یک ورزش

 
همگانی لذت ببرد. 

 
 

 
احیاي زمین هاي گلف با کمک شرکت توسعه انجام می شود 

یک سري از زمین هاي گلف در اختیار شرکت توسعه و تجهیز اماکن ورزشی است. این زمین ها نیاز به واگذاري به فدراسیون ندارد
بلکه اراده می خواهد. علاقمندیم با کمک بخش خصوصی و سرمایه گذاري مناسب جلو برویم. چمن زمین باشگاه انقلاب مربوط به
دهه 40 است و عمرش دارد تمام می شود بنابراین نیاز به بازسازي دارد. در رایزنی با بخش خصوصی به دنبال این هستیم تا این
بخش علاوه بر ایجاد هتل گلف در زمین، به احیاي کامل چمن و خاك زمین بپردازد. در این زمینه دستور وزیر ورزش و جوانان را



اخذ کردیم و مراحل اجراي این طرح در حال انجام است. استفاده از این زمین براي سطوح قهرمانی کشور رایگان اما هرگونه فعالیت

 
دیگر مستلزم پرداخت هزینه است. حتی اگر من به عنوان مسوول بخواهم در این زمین بازي کنم مستلزم پرداخت هزینه هستم. 

 
توسعه هر رشته ورزشی در گروه راهبرد کلی است 

کسی که میز بیلیارد را وارد می کند در سیستم صادرات و واردات کشور زیر گروه نجار طبقه بندي می شود. باید براي هر رشته
راهبرد کلی تعریف شود و اندك اندك به سمت آن هدف برویم و یک شبه انتظار معجزه نداریم اما ارتزاق برخی از رشته ها از منابع

 
عمومی باید به سمت استقلال برود. 

اگر ورزش را به سه بعد حرفه اي، قهرمانی و همگانی تقسیم کنیم، نوع رفتارمان در هر یک از این رشته ها فرق می کند. حرفه اي
کاملا روشن و مشخص است و فرد باید صد درصد روي پاي خود بایستد و سود هم تقسیم کند. در بخش قهرمانی هم بحث مدال
آوري، پرچم کشور و میادین بین المللی مطرح می شود و نیاز به حمایت خاص دولتی دارد. بعد همگانی را باید از جهات گوناگون نگاه
کرد و نزدیک به چهار هزار مجموعه ورزشی در اختیار وزارت ورزش داریم که همه این زمین ها فعال نیست. حتی بخش زیادي از

 
ورزشگاه آزادي خالی است و آماده واگذاري به بخش هاي مختلف براي سرمایه گذاري است. 

اما چرا حامی مالی براي سرمایه گذاري در چنین فضایی می ترسد، یکی از دلایل آن بروکراسی سنگین و پیچیده بیش از حد اداري
حاکم بر کشور در سیستم ورزشی است و باید چابک سازي شود. دوم اینکه جرات تصمیم گیري در بین همه مدیران مشابه نیست.
دیگر اینکه باید براي سرمایه گذار هم نگاه مثبتی براي حمایت مالی ایحاد کنند. او باید سود کند و نباید به خاطر آن با حامی مالی
درگیر شوند. وقتی این نگاه را حاکم کنیم، سرمایه گذار تشویق می شود تا به جاي واسطه گري به سرمایه گذاري در ورزش روي آورد

 
و از نظر معنوي، مادي و اشتغال به اطمینان خاطر می رسد. 

نقش دستگاه هاي مربوطه باید اینگونه باشد که فضاي اطمینان را براي سرمایه گذار فراهم کند و از طرف دیگر اگر دستگاه نظارتی
تسهیل گر پیشبرد اهداف سرمایه گذاران باشد قطعا فضا تغییر می کند و وابسته به حضور یا عدم حضور یک مدیر در یک مجموعه

 
نخواهد شد. 

 
در حوزه بین المللی و قهرمانی اتفاقات خوبی رقم زدیم 

در آبان سال 97 فدراسیون را تحویل گرفتیم و عملا باید به کارهاي عقب افتاده می پرداختیم. در این سال هیچ مسابقه اي در هیچ
رده اي برپا نشد، اما 15 مسابقه برگزار کردیم و بحث هاي مالی را جمع کردیم. مجامع چند سال را برگزار نکرده بودند. بحث هاي
مالیاتی خیلی سنگینی داشتیم و چند ماه ابتدایی را به کارهاي عقب افتاده اختصاص دادیم. مجمع 95 تا 98 را برگزار کردیم و هیچ
مجمع عقب افتاده اي را نداریم. همه مباحث مالیاتی را حل کردیم و شاید تنها فدراسیونی باشیم که از سال 91 تاکنون مشکل
مالیاتی نداریم. حتی 13 بند حسابرس را حل کردیم و تنها فدراسیونی هستیم که در مجمع سال 98 گزارش حسابرسی مطلوب بدون
شرطی داشتیم. 98 سال پرکار و پرفشاري بود زیرا مسابقات داخلی بسیاري را برگزار و ورزشکاران را به رقابت هاي بین المللی نیز

 
اعزام کردیم. 

یکی از کارهایی که می توانم اشاره کنم این است که رشته هاي مختلف را در فدراسیون تفکیک کردیم. هر ورزشکاري باید در یک
رشته مشخص باشد و اینگونه جامعه آماري ما افزایش یافت. علاوه بر این برگزاري مسابقات تمامی رده هاي سنی را به تفکیک در
دستور کار قرار دادیم. تیم هاي ملی همه رده هاي سنی را تفکیک و براي هرکدام سرمربی جدا منصوب کردیم. اعزام هاي بین المللی



را براي مردان و زنان به تساوي انجام دادیم. علاوه بر این قانونی گذاشتیم که در هر اعزام بین المللی 50 درصد ورزشکاران ما زیر 18
سال باشند تا بتوانیم براي آینده قهرمانان خوبی را تربیت کنیم. البته بعد هم کرونا شوك بزرگی به همه ما وارد کرد. عملا تمام
فعالیت هاي بین المللی به تعلیق درآمد. ضمن آنکه براي تقویت خود علاوه بر بهبود روابط با فدراسیون هاي بین المللی در فدراسیون

 
جهانی هم کرسی کسب کنیم. در حوزه بین الملی و قهرمانی اتفاقات خوبی رقم زدیم. 

 
 

 
تبعیضی میان زنان و مردان در رشته گلف وجود ندارد 

تقریبا همه فعالیت هاي ما در همه رشته ها براي زنان و مردان برابر است. هیچ رشته اي نداریم که کفه ترازو به نفع مردان سنگین تر
باشد. اعزام بین المللی و تخصیص بودجه و برگزاري مسابقات و هر آنچه که رخ می دهد در فضاي فدراسیون گلف متوازن بین زنان و
مردان پیش می رود. در جام رسانه و مدافعان رسانه و حتی براي زنان دیپلمات هم مسابقه برگزار می کنیم. این نشان میدهد که
کاملا روي پیشرفت زنان حساب باز کردیم و سرمایه گذاري می کنیم و امیدوارم در آینده حرف هاي بیشتري در خارج از مرزهاي

 
کشور داشته باشند. 

 
کاهش فاصله با کشورهاي آسیایی 

گلف مانند برخی از رشته ها داراي فدراسیون جهانی آماتوري و یک فضاي حرفه اي مجزا است. در فدراسیون جهانی آماتوري رقابت و
رنکینگ بسیار جدي است و شرق آسیا و استرالیا بسیار مدعی هستند. اکنون پاکستان 40 زمین دارد و بنگلادش، هند و نیوزیلند و
ژاپن و حتی امارات با آن اقلیم آب و هوایی بهترین زمین هاي گلف را احداث کرده اند. یک زمین استاندارد در کشورمان نداریم و یک
زمین نصف و نیمه در باشگاه انقلاب داریم که ورزشکاران ما از آن استفاده می کنند. از طرفی میزان بودجه تخصیص یافته به
فدراسیون گلف 920 میلیون تومان بود و حالا تلاش کردیم تا پرسنل خود را کم کنیم تا در کنار جذب منابع، بخش مهمی از این
بودجه را در قالب ورزشی استفاده کنیم. توزیع نامتوازن بودجه هم بین فدراسیون هاي ورزشی وجود داشت و پس از پیگیري ها

 
وزارت ورزش معیار و جدولی را براي سال 1400 براي توزیع متوازن بودجه ها تعیین کرد که برخی از مشکلات حل می شود. 

از طرف دیگر در دهه هاي گذشته از گلف در ایران به هیچ شکلی حمایت نشده است. حتی موانعی هم سر راه آن ایجاد شده، بنابراین
باید با صبر و حوصله و تلاش فاصله گلف ایران با آسیا را رفع کنیم و به سطح آنان نزدیک شویم. این امر مستلزم رفع موانع است که
خوشبختانه برطرف شد و مورد دیگر این است که مجوز پخش زنده تلویزیونی گرفتیم که خیلی براي ما ارزشمند است. دیگر اینکه
رسانه ها گلف را جزو سبد خبري خود قرار دادند. حمایت رسانه ها خیلی مهم است و آنان می توانند و به درستی ظرفیت این رشته را

به خانواده ها و جامعه مخاطب نشان دهند. 



 
برچسب ها 

 
- اختصاصی ایرنا 

 
- حمید عزیزي 

- فدراسیون گلف



قرار نیست میلیاردها تومان در مجلس هزینه یک تذکر محلی شود/ دولت

بودجه مجلس را پرداخت می کند اما هیچ اقدام موثري ندیدیم/ لاریجانی

اجازه نمی داد مجلس از مسیر خارج شود

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  454  |  تاریخ: 1399/08/26

عضو کمیسیون برنامه و بودجه در مجلس دهم گفت: در مجلس دهم نظر مشاوره اي رهبري را در همه امور اخذ می کردیم و
آقا نظریه ارشادي به مجلس و نمایندگان می دادند.

 
 

عضو کمیسیون برنامه و بودجه در مجلس دهم: قرار نیست میلیاردها تومان در مجلس هزینه یک تذکر محلی شود/ دولت بودجه
مجلس را پرداخت می کند اما هیچ اقدام موثري ندیدیم/ لاریجانی اجازه نمی داد مجلس از مسیر خارج شود عضو کمیسیون برنامه و
بودجه در مجلس دهم گفت: در مجلس دهم نظر مشاوره اي رهبري را در همه امور اخذ می کردیم و آقا نظریه ارشادي به مجلس و

 
نمایندگان می دادند. 

«مهرداد لاهوتی»، نماینده مردم لنگرود در مجلس دهم، در گفت و گو با خبرنگار سیاسی برنا در رابطه با ""بی اعتنایی مجلس
یازدهم به لوایح دولت و ارجحیت بخشی به طرح هاي خود"" گفت: تجربه سه دوره نمایندگی مردم را دارم و این تجربه نشان داده
لوایح دولت موثرتر و کارشناسانه تر از طرح هاي نمایندگان است؛ زیرا دولت متناسب با نیازهاي موجود و با شناخت کافی لایحه را
توسط کارشناسان خود بررسی و تدوین می کند. از مجلس یازدهم انتظار می رفت لوایح باقی مانده دولت را تعیین تکلیف کند، اما
متاسفانه هیچ لایحه اي رسیدگی نشده است. نمایندگان به جاي اینکه صبح تا غروب از دولت انتقاد کنند، بایستی مانند مجالس قبل

 
سراغ لوایح و طرح هاي باقی مانده دولت بروند تا آنها را به ثمر، برسانند. 

او ادامه داد: کار مجلس قانون گذاري و نظارت بر اجراي قانون است، نظارت به معناي مچ گیري از دولت نیست، بلکه باید همراهی با
دولت باشد. مجلس هنوز هم وقت دارد تا طرح ها و لوایح دولت را در دستور خود قرار دهد. تذکر، سوال و استیضاح حق قانونی
نمایندگان است اما در این شرایط به صلاح نیست. از خرداد تاکنون حدود پنج ماه گذشته است و دولت بودجه مجلس یازدهم را

 
پرداخت می کند اما هنوز، شاهد اقدام موثري نبوده ایم. 

لاهوتی بیان کرد: نمایندگان فقط وقت تلف می کنند، مجلس خود را درگیر حاشیه هاي سیاسی کرده است، حاشیه هاي که هیچ



تاثیر مثبتی بر جامعه نداشته است. حضرت آقا، این مجلس را مجلس انقلابی نامگذاري کرده اند و تاکنون همین مجلس انقلابی دو

 
اخطار از رهبري گرفته است. وقتی رهبري می گویند دولت باید تا آخرین روز کار کند پس باید نمایندگان با دولت، همکاري کنند. 

عضو کمیسیون برنامه و بودجه در مجلس دهم مطرح کرد: در مجلس دهم نظرات ارشادي رهبري را در همه امور اخذ و به آن عمل
می کردیم، مثلاً در زمان استیضاح وزیر کشاورزي، لاریجانی نقل قولی از رهبري را قرائت کرد که در آن آمده بود، اگر از من سوال می
کنید زمان استیضاح را مناسب نمی دانم، به عنوان کسی که یکی از استیضاح کننده ها بود پس از جمله رهبري، استیضاح خود را

 
پس گرفتم. انتظار می رود مجلس در کنار لقب پسندیده اي که رهبري به کار برده اند، به فرمایش ایشان هم توجه بیشتري کنند. 

لاهوتی گفت: اینگونه نیست که هر یک از قوا راه خود را بروند. هدف این است که همکاري قوا را شاهد باشیم، نباید قانونی وضع کرد
که دولت نتواند آن را اجرا کند، مثلاً طرح معیشتی مجلس زمانی که دولت دو یارانه به مردم می دهد، می بایست در این شرایط
نمایندگان با دولت مشورت می کردند و این یارانه هاي مختلف اصلاح می شد. اینگونه طرح ها بیشتر منجر به تضعیف مجلس می

 
شود. 

اومطرح کرد: مجلس از فرصت ها خوب استفاده نکرد و امیدواریم با تدبیر و درایت هیات رییسه و نمایندگان از این به بعد کارهاي

 
مثبتی را انجام دهند، چهار سال نمایندگی با چشم برهم زدنی می گذرد و زمان طولانی نیست. 

او در رابطه با تفاوت مجلس نهم با مجلس یازدهم گفت: در مجلس نهم همه مجلس اصولگرا بود اما در آن مجلس فراکسیون رهروان
ولایت شکل گرفت و همه در آن عضو شدند، حتی اقلیت مجلس هم در آن حضور داشت و در آنجا بحث هاي سیاسی مطرح نبود،
بیشتر موضوعات کاري بود. همان مجلس اصولگرا برجام را به تصویب رساند، برجام یک فهم مشترك بود و مجلس نهم با اراده نظام
در بحث برجام همراهی کرد. برجام کار یک فرد نبود، دولت، شوراي امنیت ملی و مجلس یک کار جمعی را به تصویب رساندند. برجام
یک کار بزرگی بود که در مجلس نهم صورت گرفت، در آن زمان حتی نمایندگانی که نظرات متفاوتی داشتند در نهایت زیر چتر
فراکسیون رهروان ولایت، قرار گرفتند. در مجالس هشتم، نهم و دهم کارهاي بزرگی صورت گرفت البته مقداري فرصت سوزي شد اما

 
سعی ما بر حفظ اقتدار مجلس بود و در مواقع نیاز، درست عمل شد. 

عضو کمیسیون برنامه و بودجه مطرح کرد: باید یک همراهی در مجلس یازدهم وجود داشته باشد و هیات رییسه مجلس را هدایت
کند و به سوي کار ببرد، لاریجانی اجازه نمی داد مجلس از مسیر خارج شود. در اوایل مجلس هشتم نطق پیش از دستور نمایندگان
حاشیه هایی به همراه داشت و دو سوم وقت مجلس را می گرفت اما در اصلاح آیین نامه، این مسئله حذف شد و لاریجانی اجازه نمی

 
داد تذکر یک نماینده خارج از دستور باشد، قرار نیست میلیاردها تومان هزینه شود براي یک تذکر محلی! 

نماینده مردم لنگرود اضافه کرد: در مجالس قبل، لوایح دولت درصد تغییرات خیلی پایینی داشت، نباید در لایحه دولت خیلی
تغییراتی به وجود بیاید زیرا با مخالفت شوراي نگهبان مواجه می شود. باید به نظرات کارشناسی دولت احترام گذاشت، دولت شش ماه

 
تمام با تیم کارشناسی براي بودجه 1400کار می کند و نباید درصد تغییرات به گونه اي باشد که بودجه غیر قابل اجرا شود. 

لاهوتی در پایان افزود: سال آینده زمان تهیه قانون برنامه است باید مجلس خود را اماده کند تا مسیر حرکت پنج سال آینده کشور را
مشخص کند؛ مجلس باید برنامه محور شود. مجلس یازدهم می تواند یک ریل گذاري درست داشته باشد و این مجلس را یک مجلس

 
صادق می دانم.4 



 
 

 
مهردادلاهوتی بائوجی 

 
لینک کوتاه : کپی شد 

 
با دوستان خود به اشتراك بگذارید: 

 
دیدگاه تان را بنویسید نام شما رایانامه 

 
دیدگاه خود را اینجا بنویسید: ارسال دیدگاه 

 
ویژه برنا 1399/08/26 06:15 پلمب کازینو در تهران/ دستگیري 13 نفر از سرشبکه هاي قمار در تهران 

1 1399/08/26 06:13 قرار نیست میلیاردها تومان در مجلس هزینه یک تذکر محلی شود/ دولت بودجه مجلس را پرداخت می کند

 
اما هیچ اقدام موثري ندیدیم/ لاریجانی اجازه نمی داد مجلس از مسیر خارج شود 

2 1399/08/26 06:06 اسکوچیچ باید از برهه سخت عبور کند/ الان نباید سپاهان را قضاوت کرد/ فکري می تواند براي استقلال جام

 
اوري کند 

3 1399/08/26 06:04 همچنان همان نگاه 58 سال پیش در سریال سازي غالب است / وقت آن رسیده که فرم سریال سازي و

 
تصویب فیلمنامه را تغییر دهیم 

4 1399/08/26 06:01 لاریجانی طرح تشکیل اجتماعات و راهپیمائی را به صلاح مملکت نمی دانست/ نگاهمان به همه چیز امنیتی

 
است/ حاضر نیستند حتی مقداري حوصله به خرج دهند تا مردم خواسته هایشان را بیان کنند 

5 1399/08/26 05:41 فیلترینگ یکی از موانع گسترش کسب وکارهاي نو شده است/براي کارآفرینی باید یک وزارتخانه مجزا

 
تشکیل شود/نمایندگان مجلس قوانین مربوط به کارآفرینی را به روز رسانی کنند 

6 1399/08/26 05:40 صدور کارت هاي الکترونیکی براي تهیه کالاي اساسی به آسیب دیدگان کرونا/ نگاه ویژه مجلس به تاثیر بعُد

 
روحی و روانی کرونا در جامعه/خانواده هاي شهیدان مدافع سلامت بیشتر در معرض آسیب روانی هستند 

 
7 1399/08/26 00:51 از پیشنهاد پرسپولیس خوشحال شدم/ شهر خودرویی ها کمک کنند رضایت نامه بگیرم 

 
8 1399/08/26 00:30 دلجویی پمپئو از عربستان/ سفر پمپئو به منطقه بازي در وقت تلف شده است 

 
9 1399/08/26 00:15 این پول حق استراماچونی نیست/ استقلال بیشتر از بقیه تیم ها مدعی نیست 

 
10 1399/08/26 00:04 کرونا برگ برنده کنکوري هاي 1400 

11 1399/08/26 00:00 بازگشایی تماشاخانه ها در ساعات اداري نتیجه تصمیم گیري هاي فله اي است / این تصمیم ها بازي

 
گرفتن اهالی تئاتر است 
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فیلترینگ یکی از موانع گسترش کسب وکارهاي نو شده است/براي کارآفرینی

باید یک وزارتخانه مجزا تشکیل شود/نمایندگان مجلس قوانین مربوط به

کارآفرینی را به روز رسانی کنند

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  455  |  تاریخ: 1399/08/26

محمود جانی درمیان گفت: جهت از بین بردن موازي کاري ها و استفاده صد درصدي از منابع مالی، پیشنهاد ما این است که
یک وزارتخانه کارآفرینی تشکیل شود تا بتواند سیستم کارآفرینی کشور را پایه ریزي و در این جهت از سیستم هاي دولتی

بگیرد.

رئیس هیات مدیره کانون عالی مراکز مشاوره خدمات
کارآفرینی: فیلترینگ یکی از موانع گسترش کسب
وکارهاي نو شده است/براي کارآفرینی باید یک وزارتخانه
مجزا تشکیل شود/نمایندگان مجلس قوانین مربوط به
کارآفرینی را به روز رسانی کنند محمود جانی درمیان
گفت: جهت از بین بردن موازي کاري ها و استفاده صد
درصدي از منابع مالی، پیشنهاد ما این است که یک
وزارتخانه کارآفرینی تشکیل شود تا بتواند سیستم
کارآفرینی کشور را پایه ریزي و در این جهت از سیستم

 
هاي دولتی بگیرد. 

به گزارش برنا؛ هفته جهانی کارآفرینی به عنوان بزرگترین رویداد هماهنگ با هدف ترویج و توسعه کارآفرینی هر ساله در سراسر
جهان در بازه زمانی 27 آبان تا 4 آذر برگزار می شود. در این رویداد با هدف کمک به کارآفرینان بالقوه براي ورود به عرصه کارآفرینی
تلاش می شود نسل جدیدي از کارآفرینان به راه اندازي کسب وکار تشویق شده و کسب وکار خود را آغاز کنند. رویداد هفته جهانی
کارآفرینی، سکویی براي توسعه ارتباطات و همکاري هاي پیوسته تمامی نقش آفرینان عرصه کارآفرینی است تا از این طریق زیست

 
بوم کارآفرینی و اکوسیستم مناسب در کشور ایجاد و در سطح ملی و جهانی تقویت شود. 

محمود جانی درمیان، رئیس هیات مدیره کانون عالی مراکز مشاوره خدمات کارآفرینی در گفتگو با خبرنگار برنا با اشاره به اهمیت
کارآفرینی در کشور گفت: کارآفرینی موتور تحول و توسعه اقتصاد کشور محسوب می شود به گونه اي که رشد فراگیر آن می تواند

 
منجر به پیشرفت اقتصادي، اجتماعی و حتی فرهنگی جامعه شود. 

او درمورد تعریف کارآفرینی و لزوم ارائه مشاوره به کارآفرینان افزود: کارآفرینی زمانی ایجاد می شود که یک فرد با ارائه ایده و فکر
جدید یک کسب و کار نو ایجاد می کند که بازار پذیراي آن باشد بنابراین یک کارآفرین در وهله اول نیاز به محلی دارد که توسط آن
حمایت کامل شود یعنی آن محل به فرد کارآفرین که ایده نو دارد، مشاوره ارائه دهد، تامین سرمایه کند، بازار را بسنجد که اصلا این
محصول (کالا یا خدمات) که مدنظر نظر فرد است قابلیت ارائه در بازار دارد یا خیر؟ در گذشته ما این مشاوره را از طریق بزرگان بازار
دریافت می کردیم و آنها براساس شم اقتصادي خود می گفتند این کار خوب است یا خیر اما اکنون چون کسب و کارها نو و جدید



 
است دیگر نمی توان به شکل گذشته مشاوره گرفت بنابراین وجود چنین محل مشاوره اي بیش از همیشه حس می شود. 

جانی درمیان با اشاره به مهم ترین عامل عدم موفقیت کارآفرینان تصریح کرد: براي اینکه یک ایده وارد بازار شود دو پارامتر مهم
وجود دارد؛ یکی اینکه براي یک محصول جدید ایجاد نیاز کنیم و دیگر اینکه نیاز بازار را شناسایی و براي آن محصول ایجاد کنیم تا
نیاز جامعه برطرف شود بنابراین این روزها بهترین ایده این است که ابتدا بازار یک محصول را شناسایی کنیم و سپس محصول را
ایجاد کنیم اما اگر بیاییم یک محصول تولید کنیم و سپس به دنبال بازار آن بگردیم با دردسر فراوانی مواجه می شویم که این روزها

 
این موضوع دلیل اصلی عدم موفقیت برخی کارآفرینان است. 

رئیس هیات مدیره کانون عالی مراکز مشاوره خدمات کارآفرینی به اهمیت تفکر دولتمردان درباره کارآفرینی اشاره کرد و گفت: یکی
از موضوعات مهم دیگر نوع تفکر و نگاه دولتمردان به بحث کارآفرینی است که خوشبختانه به تازگی بهتر شده است اما باز هم یکسري

 
موازي کاري ها وجود دارد که مانع موفقیت کارآفرینی می شود. 

او افزود: جهت از بین بردن موازي کاري ها و استفاده صد درصدي از منابع مالی، پیشنهاد ما این است که یک وزارتخانه کارآفرینی
تشکیل شود تا بتواند سیستم کارآفرینی کشور را پایه ریزي و در این جهت از سیستم هاي دولتی بگیرد چرا که مطمئنا رسیدن به

 
یک اقتصاد توسعه پذیر نیازمند کارآفرینی قوي است. 

جانی درمیان عنوان کرد: باتوجه به اینکه یکسال و نیم از ایجاد و راه اندازي کانون ملی مراکز مشاوره کارآفرینی می گذرد و نوپا است
یکی از برنامه هایی که پیگیر آن هستیم این است یک نهاد مستقل مانند وزارتخانه تشکیل دهیم تا بتوانیم به مجلس شوراي اسلامی

 
لوایح لازم و ضروري را ارسال کنیم. 

او افزود: اینکه نمایندگان مجلس به این تفکر برسند قوانینی که براي 40 سال پیش است براي کسب و کار نوپا به روزرسانی شود

 
بسیار مهم است چون کسب و کارهاي نوپا بدون قانون هستند درحالی که جامعه به آنها بسیار نیاز دارد. 

رئیس هیات مدیره کانون عالی مراکز مشاوره خدمات کارآفرینی با بیان جزئیات فعالیت مراکز مشاوره اضافه کرد: تحت نظارت وزارت
تعاون، کار و رفاه اجتماعی، مراکز مشاوره و خدمات کارآفرینی در کشور شکل گرفته است و اکنون 430 مرکز در سراسر کشور درحال
فعالیت هستند که به کسانی که متقاضی ایده هستند مشاوره می دهند تا آنها بازار محصول خود را به درستی بشناسند و بتوانند

 
کارآفرینی کنند. 

او تصریح کرد: این مراکز به متقاضیان ایده، نحوه تامین و جذب سرمایه را نیز آموزش می دهند و حتی بازاریابی محصول را هم
برعهده می گیرند که براي انجام این کار مراکز شتاب دهنده ایجاد شده است که اکنون در حال حاضر 50 مرکز در سراسر کشور به

 
کار شتابدهی اجراي ایده کارآفرینان می پردازد درهرصورت هدف این مراکز این است که به صاحب ایده کمک کنند. 

جانی درمیان ادامه داد: البته سرمایه گذارانی هم هستند که سرمایه سرگردان دارند و نمی دانند با پول خود چیکار کنند، در این

 
مراکز به آنها مشاوره داده می شود تا هم سرمایه آنها هدر نشود هم نیاز جامعه برطرف شود. 

رئیس هیات مدیره کانون عالی مراکز مشاوره خدمات کارآفرینی گفت: فقط خدمات مشاوره ایدر مراکز مشاوره ارائه می شود اما در
مراکز شتاب دهنده افراد می توانند طرح هایی را انتخاب کنند که یا سرمایه گذاري کنند و سهام دار آن باشند، یا به اندازه توان خود
از طرح حمایت کنند و وقتی به نتیجه رسید پول برداشت کنند یا اینکه وام دریافت کنند که البته مبلغ بالایی نیست اما می تواند



 
براي شروع کار کمک کننده باشد. 

او با تاکید بر برداشتن فیلترینگ گفت: بسیار واضح است که ما هر روز بیشتر به سمت فروش و بازاریابی در فضاي مجازي می رویم به
ویژه اینکه کرونا باعث شده مردم از خرید ایتنرنتی در اینستاگرام، تلگرام، واتساپ و سایر فضاهاي مجازي بیشتر استقبال کنند
بنابراین چه بخواهیم چه نخواهیم یک بخشی از کسب و کارهاي نو ما به سمت مجازي شدن می رود و نمی توان از آن چشم پوشید
اما متاسفانه این درحالیست که بسترهاي ما آمادگی چنین موضوعی را ندارد و نیازمند توسعه است بنابراین این مشکلات و موانع

 
مانند فیلترینگ باید برطرف شود تا بتوانیم بازار کسب و کار را توسعه دهیم. 

جانی درمیان بیان کرد: نمایندگان محترمی که در مجلس هستند باید قوانین کسب و کارهاي مجازي را مدون کنند و با نگاه رو به

 
آینده آن را تنظیم کنند چراکه این مدل کسب و کارها دائما در حال به روز رسانی شدن است. 

رئیس هیات مدیره کانون عالی مراکز مشاوره خدمات کارآفرینی در پایان افزود: کارآفرین مانند یک نوزاد است و مانند آن نیاز به
رسیدگی دارد تا رشد پیدا کند اما اگر ما این نوزاد را رها کنیم نه تنها رشد نمی کند بلکه تربیت آن هم متوقف می شود بنابراین ما

 
باید به یک کارآفرین مانند نوزاد نگاه کنیم و از هر جنبه او را تحت مراقبت قرار دهیم. 

// انتهاي پیام: 5



تعیین تکلیف روابط عمومی مجلس براي یک رسانه / نسبت به رانت هاي صنعت

فولاد، سیمان، دارو، خودرو و... تیتر بزنید

منبع: روزنامه اعتمادشماره خبر:  456  |  تاریخ: 1399/08/26

تعیین تکلیف روابط عمومی مجلس براي یک رسانه /
نسبت به رانت هاي صنعت فولاد، سیمان، دارو، خودرو و...
تیتر بزنید مدیرکل فرهنگی و روابط عمومی مجلس شوراي
اسلامی در واکنش به گزارشی درباره رانت قیر رایگان
نوشت: کسانی که با شعار رانت گریزي، با طرح اختصاص
قیر به روستاها و مناطق محروم مخالفت می کنند، خوب

است براي اثبات ادعاي رانت ستیزي خود نسبت به رانت هاي صنعت فولاد، سیمان، دارو، خودرو و... که این روزها زندگی را بر مردم

 
سخت و گلوي معیشت مردم را می فشارد نیز تیتر و مطلب بزنند. 

اعتمادآنلاین| در پی تایید مصوبات مجلس در خصوص طرح توزیع قیر رایگان، روزنامه «اعتماد» ضمن بررسی ابعاد مختلف این
مصوبه که به باور کارشناسان از جهات گوناگون فسادزاست، در گزارشی از عواقب آن نوشت که حالا این گزارش مطبوعاتی با واکنش
تند و تیز مدیرکل فرهنگی و روابط عمومی مجلس شوراي اسلامی مواجه شده است. در متن جوابیه اي که به این منظور جهت انتشار

 
در اختیار «اعتماد» قرار گرفته ، آمده است: 

 
جناب آقاي الیاس حضرتی مدیر مسوول محترم روزنامه اعتماد 

 
با سلام و تحیت 

نظر به انتشار مطلبی با عنوان «توزیع قیر (بخوانید رانت)» در صفحات اول و سوم روز شنبه 24 آبان که در آن مصوبه مجلس شوراي
اسلامی در خصوص تامین قیر براي پروژه هاي عمرانی با عبارتی همچون «ایجاد فساد» یا پشت پرده تصویب طرح مورد هجمه و

 
قضاوت خلاف واقع قرار گرفته که این امر موجب تشویش اذهان خواهد شد. 

بر همین اساس، ضرورت دارد طبق قانون مطبوعات و به منظور تنویر افکار عمومی نسبت به انتشار توضیحات ذیل در همان صفحه و

 
ستون روزنامه اقدام فرمایید. 

 
علیرضا شریفی، مدیرکل فرهنگی و روابط عمومی 

 
«مخالفان طرح تخصیص یک تن قیر رایگان دو دسته اند: 

گروه اول کسانی هستند که بر اساس تجربه اجراي این طرح طی سال هاي گذشته، نگران سوءاستفاده ها و رانت هایی هستند که



ممکن است به جهت اجراي این طرح ایجاد گردد. این گروه با استناد به گزارشات سازمان بازرسی کل کشور، مرکز پژوهش هاي
مجلس و برخی پرونده هاي قضایی مفتوحه طی سال هاي گذشته، اجراي این طرح را فساد انگیز دانسته و آن را مغایر اصول مجلس
یازدهم که مبتنی بر مقابله با فساد و رانت است، می دانند. در پاسخ به این گروه باید گفت که نگرانی آنها ناظر به قانون بودجه سال
98 و قبل آن است. بر اساس آن قانون، مقداري قیر به هر یک از دستگاه هاي دولتی، ملی و استانی اختصاص می یافت و به آنها اجازه
می داد تا به هر ترتیب که خود بخواهند آن را به مصرف برسانند و حتی این اجازه را داده بود تا از قیر رایگان جهت تهاتر بدهی به
پیمانکاران و طلبکاران نیز با قیمت مصوب استفاده نمایند. این امر موجب شده بود که اولا نمایندگان تلاش نمایند تا به شیوه هاي
مختلف سهم دستگاه هاي استانی خود را از قیر رایگان افزایش دهند و ثانیا به جهت سیستم تسویه قیر که بر اساس تن و به قیمت
مصوب انجام می شد، یک رانت مالی زیادي را در اختیار پیمانکاران قرار می داد تا با اخذ قیر در برابر طلب خود از دستگاه، آن را به
قیمت هاي بالاتر در بازار آزاد به فروش برسانند و بعضا بیش از میزان طلبکاري خود، منتفع گردند. این رانت که از اختلاف قیمت قیر
در بازار آزاد حاصل می شد، باعث انتفاع برخی نمایندگان مجلس وقت و حتی مدیران استانی می شد که هر چند تعداد آن زیاد نبود
اما در رسانه ها بازتاب زیادي داشت. در طرح جدید نمایندگان مجلس یازدهم تمام این نواقص حل شده است. اولا سهمیه قیر فقط به
پروژه هایی تخصیص می یابد که یا جزء پروژه هاي عمرانی مندرج در قانون بودجه باشد و یا جزو طرح هاي اولویت دار استان و
شهرستان. بنابراین قیر فقط به پروژه هاي عمرانی جاري اختصاص می یابد و دولت اجازه ندارد تا از این قیر جهت پرداخت بدهی خود
به پیمانکاران استفاده کند. ثانیا مصرف قیر بر اساس فهرست بهاء پروژه و با نظارت دستگاه هاي ناظر صورت می پذیرد، لذا هر گونه
امکان سوءاستفاده دستگاه یا پیمانکار از قیر را نفی می کند و لذا ایرادات قانون قبل که امکان ایجاد رانت و سوءاستفاده هاي مالی را
موجب می شد، رفع شده است. یک نگرانی دیگر این دسته از مخالفان، ایجاد بی انضباطی بودجه و افزایش سر جمع بودجه 99 است.
این ایراد نیز در متن قانون مصوب، رفع شده است. در طرح مصوب شوراي محترم نگهبان تاکید شده که 4هزار میلیارد تومان
تخصیص داده شده براي قیر از سر جمع بودجه عمرانی کسر می گردد و این امر نیز به جهت محدودیت منابع دولت در تامین
صددرصدي بودجه عمرانی سال جاري، هم به نفع دولت و هم به نفع طرح هاي عمرانی است و عملا ایراد بی انضباط نمودن بودجه،
محلی نخواهد داشت. لازم به ذکر است بعد از اصلاحات طرح، منتقدین دلسوز، دیگر این بحث را ادامه ندادند. اما گروه دوم مخالفان
طرح قیر رایگان مخالفان مجلس یازدهم هستند. اینها به خوبی می دانند که تخصیص قیر رایگان می تواند تحولی شگرف را در حوزه
اصلاح و آسفالت راه هاي روستایی و نیز معابر شهرهاي زیر یکصد هزار نفر و نیز مدارس مناطق محروم بدنبال داشته باشد. راه هاي
روستایی طی دو سال گذشته بدلیل عدم تخصیص قیر، وضعیت بسیار نامناسبی دارند و امروز آسفالت راه هاي روستایی، صحن
مدارس، معابر شهرهاي کوچک به خصوص در مناطق محروم به یک نیاز و اولویت اصلی تبدیل شده است. اصلاح طلبان با کوبیدن بر
طبل رانت و با استتار در پوشش «عدالت طلبی و رانت ستیزي» به دنبال مسدود نمودن هر راهی هستند که مجلس یازدهم بخواهد
در گشایش اقتصادي مردم گام بردارد. قیر یکی از فراورده هاي جانبی برج هاي پالایشگاهی بوده که تولید آن لاجرم است و کشور با
تولید سالانه بیش از 6 میلیون تن قیر، بدلیل محدودیت در صادرات، میلیون ها تن قیر در انبارهاي خود و کارخانه هاي قیر سازي
ذخیره دارد و انجام این طرح نه تنها مشکل انبارداري و ذخیره سازي قیر را حل خواهد کرد، بلکه در زمانی که دولت به جهت کسري
بودجه امکان تامین بودجه عمرانی را ندارد، می تواند اقدامی هوشمندانه در زمینه انجام طرح هاي عمرانی و بالطبع ایجاد اشتغال و

 
بهبود وضعیت شهرها و روستاها تعبیر گردد. 

کسانی که با شعار رانت گریزي، با طرح اختصاص قیر به روستاها و مناطق محروم مخالفت می کنند، خوب است براي اثبات ادعاي
رانت ستیزي خود نسبت به رانت هاي صنعت فولاد، سیمان، دارو، خودرو و... که این روزها زندگی را بر مردم سخت و گلوي معیشت
مردم را می فشارد نیز تیتر و مطلب بزنند. لازم به ذکر است اکثر کارشناسان حوزه عمران و شوراهاي شهر و روستا از این طرح

 
استقبال و آن را موجب رونق اقتصاد شهري و روستایی می دانند.» 

منبع: روزنامه اعتماد



گزارش// قوه قضائیه ماده 69 را نسخ می کند؛ دفاتر اسناد رسمی دیگر خرید

و فروش نمی شوند؟

منبع: تسنیمشماره خبر:  457  |  تاریخ: 1399/08/26

قوه قضائیه قصد دارد ماده 69 قانون دفاتر اسناد رسمی را نسخ کند؛ قانونی که به سردفتران بازنشسته این اجازه را می دهد
تا مجوز سردفتري را به شخص غیر واگذار کنند.

 
 

قوه قضائیه قصد دارد ماده 69 قانون دفاتر اسناد رسمی را نسخ کند؛ قانونی که به سردفتران بازنشسته این اجازه را می دهد تا مجوز

 
سردفتري را به شخص غیر واگذار کنند. - اخبار اجتماعی - 

به گزارش خبرنگار حقوقی خبرگزاري تسنیم؛ در آخرین روزهاي تابستان (29 شهریور) نامه وزیر اقتصاد به رئیس قوه قضائیه رسانه

 
اي شد. نقد به ماده 69 قانون سردفتران که از آن به عنوان انحصار قانونی سردفتران یاد شده بود، نکته مهم این نامه بود. 

دژپسند در بخش هایی از نامه خود اعلام کرده بود: شکل و محتواي قوانین و مقررات مرتبط با فعالیت سردفتران و دفتریاران از جمله
مفاد مواد 5 و 69 قانون دفاتر اسناد رسمی مصوب 1354، به گونه اي است که موجب شکل گیري انحصار قانونی و برخورداري افرادي
خاص از وضعیتی ممتاز و متمایز از دیگران شده است که این امر با مواضع و جهت گیري هاي اسناد بالادستی نظام همچنین
رویکردهاي حضرتعالی در ایجاد فرصت هاي برابر براي همگان منافات داشته ... از آنجایی که حق مورد اشاره در ماده 69 قانون مورد
بحث، شامل تمامی سردفتران شاغل نیست بلکه طبق تصریح این ماده، تنها شامل دو گروه از سردفتران شاغل، شامل سردفتران در
شرف بازنشستگی (2 ماه قبل از موعد بازنشستگی) و ورثه سردفتران متوفی در مهلت 6 ماهه پس از فوت است و تا زمانی که این ماده

 
منسوخ و باطل نشود، تداوم این انحصار تا سالیان سال ادامه دار خواهد بود. 

وزیر اقتصاد در نامه خود یک درخواست مشخص داشت: در شرایط کنونی که وضعیت نامناسب اشتغال در کشور و انجام معاملات
نامتعارف بر روي مجوز سردفتري وجود دارد، بازنگري مفاد ماده 69 در راستاي حذف انحصار موجود و همسو با تصمیم هیئت مقررات
زدایی دال بر منسوخ بودن انحصار حاصل از مواد 5 و 69 قانون پیش گفت، به ضروریتی اجتناب ناپذیر تبدیل نموده است. لذا

 
خواهشمند است دستور فرمایید در زمان بازنگري مقررات مربوط به فعالیت سردفتران و دفتریاران، این موضوع مورد توجه قرار گیرد. 



 
 

 
ماده 69 چیست؟ 

ماده جنجالی قانون دفاتر اسناد رسمی، همان ماده 69 این قانون است که به سردفتران در شرف بازنشستگی و وراث سردفتران متوفی
این اجازه را می دهد تا مجوز سردفتري را به شخص غیر واگذار کنند؛ واگذاري دفاتر اسناد رسمی در قالب خرید و فروش صورت می

 
گیرد؛ به نحوي که در شهرهایی همچون تهران، مبالغ این خرید و فروش در حال حاضر بالغ بر 3 میلیارد تومان است. 

در ماده 69 قانون دفاتر اسناد رسمی که مصوب 1354 است، آمده: "سردفتر شاغل که بازنشسته می شود می تواند شخص واجد
صلاحیت طبق مقررات این قانون را براي تصدي دفترخانه خواه به سازمان ثبت اسناد و املاك کشور معرفی کند. قدرت لازم براي
معرفی در مورد بازنشستگی الزامی دو ماه قبل از تاریخ بازشستگی است و در غیر این مورد باید معرفی مذکور ضمن تقاضانامه
بازنشستگی به عمل آید ورثه سردفتر متوفی که حین الفوت شاغل بوده است تا شش ماه از تاریخ فوت سردفتر می تواند مجتمعاً به
ترتیب شخص واجد صلاحیت را معرفی کنند در صورتیکه سردفتر یا وراث او در مهلت هاي مذکور شخص واجد صلاحیت معرفی
نکنند سازمان ثبت اسناد و املاك کشور می توانند تصدي دفترخانه را با رعایت مقررات این قانون به شخص واجد شرایط دیگري

 
واگذار نماید." 

این ماده قانونی جنجالی ایرادات متعددي دارد که بارها در رسانه ها به آن پرداخته شده است اما اشکالات قانونی آن به هیچ عنوان

 
قابل کتمان نیست. 



ماده 69 قانون دفاتر اسناد رسمی طبق اعلام "سازمان دیده بان شفافیت و عدالت" بر خلاف مفاد مقدمه قانون اساسی در خصوص
لزوم ایجاد زمینه برابر کار و امکانات، بندهاي 2 و 3 و 4 و 5 و 11 سیاست هاي کلی نظام در بخش اشتغال، بندهاي 6 و 9 و 10 اصل
3 قانون اساسی، اصل 28 و بندهاي 2 و 4 و 7 اصل 43 قانون اساسی، بند 4 سیاست هاي کلی قضایی 5 ساله، بندهاي 2 و 3 و 4 و
5 و 10 و 13 و 16 سیاست هاي کلی نظام اداري، اصل 4 و بندهاي 2 و 4 اصل 43 قانون اساسی و نیز بند 19 سیاست هاي کلی

 
نظام اداري است. 

حال می توانیم چند موضوع کلی را در رد ماده 69 قانون دفاتر رسمی اعلام کنیم: این ماده به نحوي آشکار در تضاد با عدالت
اجتماعی است و با آموزه هاي دینی ما سازگار نیست، ماده 69 تبعیض آمیز است و سبب شده منصب حاکمیتی سردفتري موروثی و

 
خانوادگی شود. 

 
پاسخ قوه قضائیه؛ ماده 69 نسخ می شود 

 
قوه قضائیه در پاسخ به نامه وزیر اقتصاد به طور صریح اعلام کرده است که ماده 69 نسخ خواهد شد. 

علی فیروزي؛ رئیس مرکز ملی مطالعات پایش و بهبود محیط کسب و کار سه روز پیش در توئیتر اعلام کرد: در پاسخ به درخواست
وزیر اقتصاد از رئیس قوه قضاییه مبنی بر رفع انحصار سردفتري با حذف ماده 5 و ماده 69 قانون دفاتر اسناد رسمی و کانون
سردفتران و دفتریاران، از سوي دفتر ریاست قوه اعلام شد که نسَخ این دو ماده در ماده 44 "لایحه اصلاح پاره اي از قوانین قوه

 
قضائیه" دیده شده است. 

در ماده 44 لایحه مورد اشاره آمده است: "مواد (5) و (69) قانون دفاتر اسناد رسمی مصوب 25/4/1354 با اصلاحات بعدي، نسخ می
شود. نحوه تصدي و واگذاري دفاتر اسناد رسمی پس از بازنشستگی یا فوت و یا به هر دلیل قانونی دیگر مطابق آیین نامه اي است که

 
توسط سازمان ثبت اسناد و املاك ظرف سه ماه پس از تصویب این قانون تهیه می شود و به تصویب رئیس قوه قضائیه می رسد." 

 
بساط ماده قانونی جنجالی برچیده می شود 

به این ترتیب احتمالاً تا پایان سال جاري شاهد برچیده شدن یک ماده قانونی خواهیم بود که خود می توانسته بستر بالقوه برخی
اقدامات غیرقانونی باشد؛ این تصمیم البته سازِ اعتراض کسانی که خود را ذي ضرر احساس خواهند کرد را کوك می کند اما جمع
بندي هاي عمومی از جمله تحقق عدالت براي ایجاد امکان سردفتر شدن براي همه و نیز جلوگیري از خرید و فروش منصب

 
حاکمیتی، تصمیم گیران را به این نتیجه رسانده که این ماده را حذف کنند. 

از طرفی اگر صداي اعتراض ها بلند و تعداد آنها زیاد بود، می توان آمار رسمی علی خندانی، رئیس کانون سردفتران و دفتریاران را

 
گوشزد کرد که پیش از این اعلام کرده بود: "در طول یک سال کمتر از 80 نفر از طریق ماده 69 جذب حوزه سردفتري می شوند." 

 
اگر این ادعا درست باشد، نباید شاهد اعتراض زیاد به این تصمیم شجاعانه قوه قضائیه باشیم. 

 
میزان تخلف درآمدي سردفتران اسناد رسمی زیاد است؟! 

 
نامه رئیس کانون سردفتران آذربایجان شرقی درباره تداوم تخلف برخی سردفتران 

 
تخلف برخی سردفتران براي "دور زدن سقف درآمدي" محرز شد/ صدور حکم انفصال براي 8 سردفتر 



 
گزارش/ شگرد تازه برخی "دفاتر اسناد رسمی" براي دور زدن سقف درآمدي/ "انفصال" در انتظار سردفتران متخلف 

 
امکان انکار "درآمدهاي نجومی برخی سردفتران اسناد رسمی" وجود ندارد! 

 
جدیدترین خبرها و تحلیل هاي ایران و جهان را در کانال تلگرامی تسنیم بخوانید. (کلیک کنید) 

جدیدترین خبرها و تحلیل هاي ایران و جهان را در کانال اینستاگرامی تسنیم بخوانید. (کلیک کنید)



قامت خمیده قالی دست باف در یزد

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  458  |  تاریخ: 1399/08/26

فرش دست باف یزد که روزگاري زینت خانه و بازار هاي جهانی بود، امروز به دلیل گره هاي مختلف زمین گیر شده است.

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از یزد، قالی بافی در یزد بیش از دو قرن سابقه دارد، اما قالی هاي
این منطقه در طول جنگ جهانی دوم در کشور هاي غربی شناخته می شود. قالی یزد با بکارگیري دار هاي عمودي و استفاده از گره
نامتقارن و 3 پود معمولا در رج شمار 30 بافته می شود. تعداد گره این فرش در هر اینچ مربع بسیار کمتر از گره فرش اصفهان و

 
فرش نایین است، اما پرز هاي فرش یزد بلندتر و نرم تر از دیگر مناطق است. 

جنس پشم هاي قالی دست باف یزد بسیار با کیفیت است و رنگ هاي درخشان کرك ها حاکی از رنگرزي طبیعی است.در بیابان هاي

 
اطراف شهرستان یزد روناس کشت می شود که از ریشه هاي روناس براي سایه هاي مختلف رنگ قرمز به کار می گیرند. 

 
 

قالی دست باف یزد به دلیل درشت بافی و تعداد کم گره از قیمت خوبی برخوردار است. اکنون در مرکز ایران این فرصت بزرگ

 
اقتصادي، صادراتی و هنري در گمنامی تمام به سر می برد. 

در کشور ما حدود سه میلیون نفر براي تأمین بخشی از مایحتاج زندگی خود، لحظه ها را به هم گره می زنند تا چرخ زندگی شان

 
بچرخد. 

استان یزد حدود 40 هزار بافنده فعال دارد علی افشار پور معاون بازرگانی و توسعه تجارت سازمان صنعت، معدن و تجارت استان یزد

 
می گوید: قریب 40 هزار بافنده در استان یزد سالانه بیش از 200 هزار مترمربع فرش دست باف تولید می کنند. 



 
 

 
او می افزاید: از این چهل هزار بافنده حدود 18 هزار بافنده از بیمه برخوردار هستند. 

افشار پور ادامه داد: مشکل بیمه قالی بافان علاوه بر از دست رفتن امید این افراد، کاهش تولید را نیز به دنبال دارد چرا که پایه

 
صادرات، تولید است و تا زمانی که تولید نباشد صادرات نیز انجام نمی شود. 

قالی دست باف یزد دیگر صادراتی ندارد معاون بازرگانی و توسعه تجارت سازمان صنعت، معدن و تجارت یزد معتقد است: مواد اولیه
براي تولید نخ در مقایسه با پارسال 20 الی 30 درصد افزایش یافته، اما قیمت فرش تغییري نکرده است، به طوري که قالی دست باف

 
یزد دیگر صادر نمی شود. 

 
به گفته افشار پور تولید فرش دست باف در یزد اصولا در کارگاه ها و بعضا به صورت خانگی بافته می شود. 

 
او اظهار داشت: قالی بافان استان یزد داراي یک اتحادیه روستایی و در قالب 9 شرکت تعاونی فرش فعالیت می کنند. 

 
 

معاون بازرگانی و توسعه تجارت سازمان صنعت، معدن و تجارت یزد می افزاید: صنعت فرش دست باف یک فعالیت کاملا منطبق با

 
اقتصاد مقاومتی است که با هزینه بسیار کم اشتغال زایی دارد و می توان به عنوان یک شغل به آن نگاه کرد. 

وام هایی که براي هنرمندان صنعت فرش صرفه اقتصادي ندارد کبري بانوي 30 ساله یزدي یکی از تولید کنندگان فرش است که یک
کارگاه قالی بافی دارد. او می گوید: از سن کودکی یعنی زمانی که هشت سالم بود قالی بافی را یاد گرفتم و تاکنون همیشه قالی داشته



 
و می بافم. 

 
 

او با بیان اینکه وام هاي بانکی با بهره 27 تا 28 درصد براي تولید کننده اصلا صرفه اقتصادي ندارد، ادامه داد: باید دولت از تولید

 
کنندگان حمایت کند و تسهیلات کم بهره ارائه دهد تا از آن کنار نروند. 

این تولید کننده با گلایه از بهره بالاي وام هاي بانکی که به اسم حمایت از مشاغل خانگی پرداخت می شود، گفت: سود این وام ها

 
اصلا براي صاحبان مشاغل کوچک به صرفه نیست و خود من اصلا از این وام ها راضی نیستم. 

آیا قالی بافی به عنوان هنري سنتی توانسته خود را با سلیقه جوان امروزي به روز کند؟ محمدرضا علمدار یزدي، رئیس سازمان
صنعت، معدن و تجارت استان یزد گفت: خوشبختانه فرش دست باف در حال حاضر در طرح ها، بافت، جنس و ابعاد مختلف در حال
تولید است و اصولا فرش هاي رج شمار بالا و تابلو فرش ها به دلیل اصالت، رنگ طبیعی، درخشندگی و طرح جذاب در دکوراسیون و

 
تزئینات در مکان هاي مختلف مورد استفاده قرار می گیرد و از محبوبیت زیادي برخوردار است. 

جایگاه برتر فرش یزد در کشور علمدار یزدي افزود: فرش دست باف ایران از لحاظ صادرات در رتبه سوم جهان و از لحاظ کیفیت در
رتبه اول جهان قرار دارد. استان یزد نیز علی رغم اینکه فرش ها با رج شمارکمتري بافته می شود، ولی به جهت میزان تولید و کیفیت

 
مناسب جزو استان هاي برتر کشور محسوب می شود. 

 
 

افشار پور اظهار می دارد: در تلاش هستیم سهمیه بیمه قالی بافان را افزایش دهیم و تسهیلاتی به کارگاه ها و بافندگان خانگی



 
پرداخت کنیم. 

به راستی عیوب فرش دست باف چیست؟ عظیمی فروشنده فرش دست باف یزد می گوید: اگر فرش از روي نقشه هایی که طرح آن با
معیار هاي خارجی و ناشناخته تهیه شده است بافته شود، می گویند این فرش اصالت ندارد، یعنی اگر طرح فرشی از ویژگی هاي
قومی و فرهنگی و همچنین آداب و رسوم و طبیعت زندگی مردم الهام نگرفته باشد، آن طرح را غیر اصیل می گویند و از لحاظ تجاري

 
به ویژه بعد خارجی تجارت آن از ارزش و استقبال کمتري برخوردار می شود. 

 
بافت نامرغوب موضوع دیگر این هنر صنعت است 

او می افزاید: ممکن است به دلایل متعددي، قالی بافته شده داراي بافت مرغوبی نباشد. براي مثال متناسب با رج نقشه نباشد یا ابزار
قالی بافی معیوب باشد که به بافت قالی صدمه برساند و یا اینکه نبود دقت کافی در بافت و چله کشی و سایر مراحل، کیفیت فرش

 
بافته شده را پائین آورد. 

موضوع دیگر اندازه فرش دست باف است. با توجه به زندگی شهرنشینی، آپارتمان نشینی و مهاجرت مردم از روستا به شهر اندازه

 
فرش ها تغییر کرده و از قواره هاي بزرگ به کوچک تبدیل شده است. 

رقیبان با طرح هاي به سرقت رفته جاي صادرات بازار را گرفته اند فرش دست باف ناب ترین هنر ایرانی و زیباترین شاهکار انسانی
است که چشم جهانیان را خیره ساخته و زبان تحسین هنرمندان و هنردوستان را در جاي جاي این کره خاکی برانگیخته است. هنري
است که مقام انسانی و ذوق و خلاقیت او را از فرش تا به عرش پرواز داده و کالبد او را با تار و پود فرش پیوند زده است تا آنجا که

 
قالی بافی نه تنها یک هنر که اینک به یک صنعت و حرفه با قابلیت اشتغال زایی بسیار بالا تبدیل شده است. 

گذشته از گرانی مواد اولیه، افزایش رقباي خارجی، کاهش تعداد بافندگان و طراحان چیره دست، رکود بازار داخلی و خارجی و
مشکلات بیمه اي، فرش دست باف یزد با مشکل جدید سرقت طرح هاي ایرانی و بافندگان خارجی که خود را ایرانی جا می زنند

روبروست، چالشی که مداخله حقوقی دولت و حمایت بین المللی از حق مالکیت معنوي را براي حل آن به یاري می طلبد.



زندگی و معیشت مردم را نباید به کاخ سفید گره زد

منبع: رجانیوزشماره خبر:  459  |  تاریخ: 1399/08/26

رئیس مجلس شوراي اسلامی گفت: هر چند از شکست «ترامپ» خوشحالیم اما نباید زندگی و معیشت مردم را به شکست یا
پیروزي کسی در کاخ سفید گره زد.

محمدباقر قالیباف در نطق پیش از دستور جلسه علنی امروز مجلس شوراي اسلامی با اشاره به انتخابات ریاست جمهوري ایالات
متحده آمریکا، گفت: انتخابات اخیر آمریکا و حوادث قبل و بعد از آن اتفاقی عبرت آموز بود. آمریکایی که سال ها مشکلات ساختاري،
اجتماعی، سیاسی و اقتصادي خود را با قدرت رسانه اي اش پنهان کرده بود، این روزها بدون روتوش در مقابل افکار عمومی جهان به

 
نمایش گذاشته شد. 

وي بیان کرد: آمریکاي واقعی که در کنار قوت اقتصادي و نظامی خود درگیر شکاف هاي عمیق اجتماعی و تبعیض هاي ساختاري
است، فاصله بسیار زیادي با آمریکاي نمایشی دارد و تصویر واقعی امروز، روند رو به افول آمریکا را در مقابل چشمان مستضعفان جهان

 
به نمایش گذاشت و با شکسته شدن هیمنه ایجاد شده، روند افولش را سرعت بخشید. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی متذکر شد: همان گونه که چند روز پیش، برادر عزیزم سیدحسن نصراالله گفت «ما از شکست قاتل
ُّکُمْ الأعْلی سر شهید قاسم سلیمانی و ابومهدي المهندس خوشحالیم» و همه با چشمان خود دیدند کسی که در این دنیا نداي أناَ رَب

 
دهد، بر اساس سنت الهی در دنیا و آخرت خوار و خفیف می شود. 

قالیباف اظهارداشت: ما نظام فاسد حاکم بر آمریکا را مقصر اصلی تصمیمات غلط آنها می دانیم و تنها خون بهاي آنها را اخراج سربازان

 
آمریکایی از منطقه می دانیم اما از کوچکی و زبونی صادرکننده فرمان آن جنایت بزرگ هم شادمان می شویم. 

وي تأکید کرد: هر چند که از شکست ترامپِ قمارباز خوشحالیم اما عمیقا باور داریم که زندگی و معیشت مردم را نه می توان و نه باید

 
به پیروزي یا شکست کسی در کاخ سفید گره زد. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی بیان کرد: تصمیمات ما باید مستقل از رفتن ها و آمدن ها باشد و تصمیمات ما است که پایه هاي اصلی
اقتصاد کشورمان را می سازد و قدرت ما را مشخص می کند و باید باور کنیم کسی که واگن خود را به لکوموتیو دیگران ببندد، باید

 
منتظر بنشیند تا با آنچه در اختیارش نیست، شادي کند یا عزا بگیرد. 

قالیباف اظهار داشت: تصمیمات ما در حوزه مسکن، بورس، ترخیص کالاهاي اساسی، نظام بودجه ریزي، اختصاص ارز ترجیحی،
سوداگري ها در بازار ارز، طلا و خودرو، بی تفاوتی نسبت به گرانی ها و رها کردن بازار و تولید ملی به پاستور، بهارستان، باب همایون

 
و میرداماد ارتباط دارد نه به آریزونا، جورجیا و میشیگان؛ پس به مردم آدرس غلط ندهید. 

وي ادامه داد: مهم ترین ریشه مشکلات کشور، سوء مدیریت، دست روي دست گذاشتن، استفاده نکردن از ظرفیت هاي عظیم داخلی
و ناهماهنگی بین نهادهاي سیاستگذار و مجري است و این سوءمدیریت ها باعث عدم برقراري ارتباط مناسب تجاري با کشورهاي مهم

دنیا به ویژه کشورهاي همسایه، منطقه و آسیا شده است. 



رئیس مجلس با تأکید بر اینکه لغو تحریم ها باید یکی از اهداف در سیاست خارجی باشد، تصریح کرد: واقع بینی حکم می کند که
لغو تحریم ها بدون فرصت سوزي و تولید قدرت، ساده اندیشی است و تنها راه برداشته شدن فشار تحریم ها از دوش مردم و ناامید

 
کردن دشمن از فشار حداکثري این است که ایران و همه مردم به ویژه طبقه مستضعف را قوي کنیم. 

قالیباف افزود: اگر اقتصاد داخلی رونق گیرد، چرخ تولید و اشتغال را به حرکت درآوریم و معیشت و رفاه را براي مردم ایجاد کنیم،
قطعاً دشمن از اعمال فشار بیشتر علیه کشورمان ناامید خواهد شد. همچنین در این راه، هر سیگنالی که تصویر ضعف و نیاز به خارج

 
از دشمن را دارد، فرصت سوزي است. 

وي تأکید کرد: مجلس شوراي اسلامی معتقد است که باید با تغییر برآورد آمریکا، فشار تحریمی و اقتصادي بر ایران را براي آنان
هزینه زا کرد و مشخص است که رئیس جمهور جدید آمریکا ادعا می کند که سیاست ها و روش هاي متفاوتی نسبت به فرد قبلی

 
دارد و همین تمایز، سیاست هاي متفاوتی را در چهار سال پیش رو در آن کشور رقم خواهد زد. 

رئیس مجلس گفت: آنچه در عمل تفاوت را مشخص می سازد، لفاظی و ادعاهاي بیهوده نیست و ما ضمن قائل بودن به این تفاوت،

 
باور داریم که فرد جدید مستقر در کاخ سفید نیز اهداف مشخص و روشن دارد و سیاست هاي او پیش از این اجرایی شده است. 

قالیباف اظهار داشت: ما باور داریم که فرد جدید مستقر در کاخ سفید نیز اهدافی مشخص و روشن دارد و سیاست هاي او پیش از این
نیز اجرایی شده است و درست است که «بایدن» با» «ترامپ» فرق دارد اما مهم این است که بدانیم بایدن در بهترین حالت با اوبامایی

 
که طراح تحریم هاي به اصطلاح فلج کننده و اولین ناقض تعهدات آمریکا است، تفاوتی ندارد. 

وي گفت: بایدن نفر دوم دولت اوباما و تنظیم کننده اصول سیاست خارجی آن دولت بود و تیم کارشناسی و تصمیم ساز او عمدتا
همان تیم دولت اوباما است و مردم ایران فراموش نکرده اند که دولت اوباما- بایدن چگونه با ایجاد ساختارهایی پیچیده براي وضع
تحریم هاي فلج کننده علیه ایران اقدام کردند و زمانی که در به نتیجه رسیدن از این تحریم ها شکست خوردند، مجبور شدند که

 
وعده رفع تحریم ها را بدهند. 

رئیس مجلس تصریح کرد: ترامپ نیز بر مبناي همان ساختار تحریمی توانست فشارها را بیشتر کند و آن چیزي را درو کرد که اوباما و
بایدن کاشتند و هنوز سوابق بدعهدي و جواب منفی دولت اوباما- بایدن به تلاش شرکت هاي اروپایی براي گرفتن تضمینی مکتوب
براي تجارت با ایران در کارنامه آنها وجود دارد و هنوز فراموش نکرده ایم که «جان کري» پس از این جواب منفی، با فریب کاري

 
دلیل عدم رفع عملی تحریم ها را، تصمیم شرکت هاي اروپایی اعلام کرد. 

قالیباف متذکر شد: مردم ایران فراموش نکرده اند که دولت اوباما- بایدن فقط به شرکت هایی اجازه فعالیت در اقتصاد ایران را داد که
منافع اقتصادي آنها را تأمین می کرد و شرکت هایی که می توانستند در حل مسائل ساختاري اقتصاد ایران موثر باشند، امکان فعالیت

 
پیدا نکردند. 

وي اظهار داشت: علاوه بر آن مواضع رسمی شخص بایدن و مشاورانش تصریح دارد که قرار نیست آنها فشار را از سر مردم ایران
بردارند، بلکه آنها تصمیم دارند فشار حداکثري ترامپ را به فشار هوشمند علیه مردم ایران تبدیل کنند. یعنی با گشایش هاي اندك و
اغواکننده اجازه رها شدن از اقتصاد وابسته را به کشور ما نداده و معیشت مردم ما را گروگان خود نگه داشته تا بتوانند هر جا که می

 
خواهند هوشمندانه فشار بیاورند و از ما امتیازهاي سنگین بگیرند. 



رئیس مجلس تصریح کرد: همین سابقه بد و مواضع صریح بایدن و مشاورانش به ما نشان داده است که براي ما امضاي بایدن هم
تضمین نیست. براي ما فقط اقدامات عملی دولت بایدن شرط است و در صورتی که عادي شدن فرایند فروش نفت، فعالیت هاي بانکی

 
و تجارت شرکت هاي ایرانی با دنیا را در عمل مشاهده کنیم به آن روي خوش نشان می دهیم، گرچه به آن خوشبین نیستیم. 

قالیباف گفت: جمهوري اسلامی ایران طبق گزارش هاي مکرر آژانس انرژي اتمی تمام تعهدات خود را به طور کامل اجرا کرد، لذا اگر
بایدن واقعا معتقد به توافقی است که به عنوان نفر دوم دولت قبل با ایران امضا کرده است، باید بدون پیش شرط تعهدات عمل نشده
را اجرا و خسارات چندساله مردم ایران را از انجام ندادن تعهدات دولت آمریکا جبران کند تا همان طور که رهبر حکیم انقلاب در

 
شهریور ماه 98 سیاست عقلانی و اصولی ایران را تبیین کردند، بتواند در قالب کشورهاي عضو توافقنامه1+5 با ایران تعامل کند. 

وي تصریح کرد: رئیس جمهور جدید آمریکا باید بداند که مردم ایران راه خود را پیدا کرده اند و تصمیم دارند با تقویت مولفه هاي
قدرت در اقتصاد، رفاه، امنیت و ایجاد فرصت هاي راهبردي، هر فشار موثري را بر ایران ناممکن و هزینه زا کنند. مردم ایران با
هوشمندي کامل، فقط به تصمیمات توجه می کنند نه به تبلیغات و فقط منتظر عمل هستند نه حرف و متناسب با آن پاسخ مقتضی

 
بر اساس منافع ملی خواهند داد. 

رئیس مجلس تصریح کرد: نکته بسیار مهم دیگري که این روزها باعث نگرانی شدید شده است، وضعیت همه گیري کرونا است.
شرایط مخاطره آمیز شیوع کرونا در روزهاي اخیر، اتخاذ تصمیمات قاطعانه براي قطع زنجیره شیوع را حیاتی کرده است. رایگان یا کم
هزینه کردن آزمایش کرونا براي تشخیص سریع ناقلان و قرنطینه و درمان فوري بیماران، وضع محدودیت هاي موثر و نه روي کاغذ و
تعطیلی هدفمند شهرهایی که در وضعیت خطرناك شیوع این ویروس هستند، تصمیمی حیاتی است که باید با توجه به تجربیات بعضاً

 
موفق سایر کشورها و نظر کارشناسان اتخاذ شده و به سرعت عملیاتی شود. 

قالیباف گفت: علاوه بر آن حمایت همه جانبه از کادر درمان که در این وضعیت مجاهدانه طی زمانی طولانی مشغول خدمت رسانی
هستند، وظیفه اي مهم بر عهده دستگاه هاي تصمیم گیر و اجرایی است و نتیجه اي مستقیم در کیفیت ارائه خدمات به بیماران

کرونایی دارد.



تداوم اشتغال 12 هزار نفر با تسهیلات کرونایی بانک سامان

منبع: اقتصاد تهرانشماره خبر:  460  |  تاریخ: 1399/08/26

اقتصادتهران: بانک سامان در راستاي حمایت از صاحبان مشاغل آسیب دیده از کرونا، قریب به 723 هزار میلیون ریال
تسهیلات پرداخت کرد. به گزارش اقتصادتهران به نقل از سامان رسانه، بانک سامان با هدف حمایت از صاحبان مشاغل آسیب

دیده از شیوع ویروس کرونا، از زمان شیوع این ویروس تا روز 18 آبان ماه سال جاري (...)

اقتصادتهران: بانک سامان در راستاي حمایت از صاحبان مشاغل آسیب دیده از کرونا، قریب به 723 هزار میلیون ریال تسهیلات

 
پرداخت کرد. 

به گزارش اقتصادتهران به نقل از سامان رسانه، بانک سامان با هدف حمایت از صاحبان مشاغل آسیب دیده از شیوع ویروس کرونا، از

 
زمان شیوع این ویروس تا روز 18 آبان ماه سال جاري 722950 میلیون ریال تسهیلات پرداخت کرد. 

این مبلغ در قالب 737 فقره تسهیلات به کارگاه هاي مختلف پرداخت و باعث تداوم اشتغال بیش از 5 هزار نفر در این کارگاه ها شده

 
است. 

لازم به ذکر است، که هم اکنون 1376 پرونده تسهیلاتی دیگر نیز توسط بانک سامان در دست بررسی و اقدام است که با پرداخت این
تسهیلات به بنگاه هاي اقتصادي در آینده نزدیک، تداوم اشتغال بیش از 7 هزار نفر دیگر نیز تضمین خواهد شد و این بانک گامی

موثر در تدوام اشتغال بیش از 12 هزار هموطن برخواهد داشت.



میرسلیم درباره رابطه ایران و آمریکا پس از ترامپ چه می گوید؟

منبع: خبر فوريشماره خبر:  461  |  تاریخ: 1399/08/26

یک عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام با بیان اینکه آمریکا باید خسارت هاي مادي و معنوي وارده بر ایران را جبران کند
گفت: آمریکا باید نشان دهد دست از رویه استکباري و ضد بشري خود برداشته است وگرنه باید منتظر عواقب بسیار هولناکی

باشد.

یک عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام با بیان اینکه
آمریکا باید خسارت هاي مادي و معنوي وارده بر ایران را
جبران کند گفت: آمریکا باید نشان دهد دست از رویه
استکباري و ضد بشري خود برداشته است وگرنه باید

 
منتظر عواقب بسیار هولناکی باشد. 

سیدمصطفی میرسلیم با اشاره به انتخابات ریاست
جمهوري ایالات متحده گفت که وقتی راهبرد دولت آمریکا
در هفتاد سال گذشته نسبت به ایران تغییري نکرده و حتی
بعد از پیروزي انقلاب اسلامی، کینه توزي هم بر آن افزوده

 
شده نباید توقع داشت راهبرد ایران براثر انتخابات آمریکا، دچار تحول شود. 

 
مشروح گفت وگو با مصطفی میرسلیم، نماینده تهران در مجلس شوراي اسلامی را در زیر می خوانید: 

شما پیش از این عنوان کرده بودید ترامپ و بایدن دو روي یک سکه اند، آیا فکر می کنید پس از انتخابات اخیر ریاست جمهوري

 
آمریکا، تغییري در سیاست خارجی جمهوري اسلامی رخ خواهد داد؟ 

سیاست نظام جمهوري اسلامی ایران در برابر آمریکا اقلا داراي دو لایه است: یک لایه راهبردي و دیگري لایه عملیاتی یا کاربردي.

 
هرکدام از این دو لایه باید به دقت بررسی شود و پاسخ مناسب آن تشریح شود. 

 
یعنی شما اعتقادي به تغییر راهبردي ندارید؟ 

وقتی راهبرد دولت آمریکا در هفتاد سال گذشته نسبت به ایران تغییري نکرده و حتی بعد از پیروزي انقلاب اسلامی اصلاح که نشده،
هیچ، کینه توزي هم بر آن افزوده شده است، چگونه توقع دارید راهبرد جمهوري اسلامی بر اثر این قبیل حرکات انتخاباتی، دچار
تحول شود؟ دلائلی که در این باره می توان مطرح کرد، به برنامه هایی برمی گردد که آمریکا علیه ایران به اجرا گذارد؛ بخشی از آن
برنامه ها پس از تسخیر لانه جاسوسی افشا شد و برخی دیگر با بروز جنگ عراق علیه ایران و رفتار آمریکا در زمینه هاي یورش
فرهنگی و اقتصادي و اجتماعی پس از شکست در زمینه سیاسی آشکار شد؛ سیاستمداران آمریکایی متوجه شدند که آنچه با پیروزي
انقلاب اسلامی رخ داد، ابعادي فراگیرتر از انقلاب مشروطه و نهضت ملی شدن صنعت نفت دارد؛ به ویژه متوجه شدند که انگیزه هاي
آرمانی یعنی اعتقادي و دینی در انقلاب اسلامی بر سایر انگیزه هاي سیاسی و اقتصادي قبلی، غلبه دارد و آنها را کاملا تحت الشعاع
خود قرارداده است: شعار سراسري استقلال، آزادي جمهوري اسلامی بسیار فراتر از اهداف مشروطه و نهضت ملی شدن صنعت نفت



بود و هدف آن نجات ایران از یوغ سرسپردگی به آمریکا و نجات کشور از سیطره استکبار بر سرنوشت مردم ایران بود و این موضوع

 
نفی بنیادین سلطه آمریکا بر مقدرات ایرانیان بود که با این مشخصات براي اولین بار در دنیا مطرح می شد. 

 
و پیروزي انقلاب اسلامی را آغاز این روند می دانید؟ 

پیروزي انقلاب اسلامی باعث تحیّر سیاستمداران آمریکایی شد ولی متوجه عمق تحولی که در ایران رخ داده بود نشدند و نخواستند
آن را به رسمیت بشمرند و بدان احترام گذارند و گمان برده بودند که با همان ترفندهایی که قبلا در ایران و برخی از کشورهاي دیگر،
براي براندازي حکومت هاي ملی به کار برده بودند می توانند انقلاب اسلامی را نیز سرنگون کنند و این فرآیند را به اجرا گذاشته بودند
تا این که با تسخیر لانه جاسوسی به طور کامل عنادشان افشا شد و چون آن تسخیر در تاریخ آمریکا بی سابقه بود باعث تحقیر شدید
ابر قدرتی سلطه گر به دست کسانی شد که براي حضور در میهن شان از آنها حق توحش می ستاندند! کینه توزي از آن زمان، بر
سیاست هاي آمریکا اضافه شد. پس از آن در آمریکا و اروپا و بویژه در اسرائیل که دست نشانده انگلیس و تحت حمایت کامل آمریکا
بود و هست، بررسی هاي دقیق تاریخی و تحقیقات جامعه شناسانه و پژوهش هاي دینی درباره اسلام و تحقیقات مذهبی درباره تشیع
آغاز شد و محصول آن هزاران مقاله و صدها کتاب است که ما در مرکز بازشناسی اسلام و ایران فهرست آنها را گردآوري کردیم و آن
مطالعات شناخت آنها را نسبت به ما ایرانیان و اسلام و تشیع بسیار دقیق تر از کلیاتی که قبلا کم و بیش می دانستند کرد. از جمله
نکات مهمی که آنها دریافتند این بود که دین اسلام و بویژه مذهب تشیع ویژگی هایی به لحاظ اجتماعی در ایرانیان بوجود آورده که
مانع به خدمت درآوردن آنها به نفع مطامع استکباریشان می شود و اگر با ترفندهایی بتوانند مدتی بر آنها مسلط شوند، آنها به اتکاي
مبانی محکم اعتقادي خود دیر یا زود دست به قیام می زنند و خود را از زیر بار ستم می رهانند و حتی ستمگر را به کیش خود درمی

 
آورند! 

 
اقدامات آنها چه آثاري از خود به جاي گذاشت؟ 

در چند مقطع بعد از پیروزي انقلاب اسلامی و بویژه بعد از خاتمه جنگ تحمیلی طبق برنامه زمان بندي مشخص و با طرح هاي
اجرائی دقیق و پشتیبانی شده، اقدامات مهمی را آغاز کردند که دامنه نفوذ و اثرگذاري آن منحصر به ایران نمی شد و تمام مناطق

 
دیگر را که با الهام از جمهوري اسلامی تحرکات آزادي خواهانه شروع کرده بودند، دربرمی گرفت: 

1- بدون تمرکز بر مقابله با خداباوري، که می دانستند ریشه هاي محکمی در ایرانیان دارد، موضوع اعتقاد به قیامت را هدف اول خود
قراردادند تا این اصل را که در حقیقت معناي کاربردي به خداباوري می داد، بتدریج کمرنگ کنند و تا آنجا پیش بروند که به لحاظ
اعتقادي به فراموشی سپرده شود. باور به قیامت نقطه قوتی بود که مانع خیلی از رفتارهاي انحرافی و خفتبار می شد؛ پس براي
تضعیف آن باور و خارج کردن آن از تصمیمات زندگی ایرانیان طراحی هاي منسجم و غیرعلنی خود را به اجرا گذاشتند و پیش بردند.

2- چون اعتقاد به ظهور منجی مانع موفقیت کامل آنها در فراموش کردن قیامت می شد، همزمان با کمرنگ کردن اعتقاد به قیامت به
ایجاد انحرافات متعدد در باور مردم نسبت به امام زمان و قیام مهدي موعود پرداختند: صدها گروه و نحله ایجاد شده که البته بسیاري

 
از آنها متلاشی شده اند. 

3- تقویت اباحی گري با هدف فراري دادن مردم از دین و از پایبندي به احکام شرع در قوانین، که از اصول غیرقابل تغییر قانون
اساسی ما است، و عدم اهتمام لازم به آموزش اصول دین در مدارس و پایبندي به اقتضاي عفت نزد نسل جوان ، که ادبیات موذیانه

 
آن را با مطالعه سند 2030 می توان مشاهده کرد. 



4- بریدن پیوند مردم با خدا با سعی در تضعیف جایگاه مساجد و ائمه جماعات و نماز جمعه و نماز جماعت و حتی اصل نماز که

 
ستون دین است. 

 
5- رشد لاابالی گري و رواج موذیانه مواد مخدر و مسکرات که باعث بازشدن دریچه بقیه مفاسد اجتماعی می شود. 

 
این فعالیت ها چگونه پیش رفت؟ 

براي آن منظور آنها از نتیجه یک تحقیق که نشان می داد الگوهاي گروه هاي اجتماعی، هنرپیشه ها و ورزشکارانند، از تمام قابلیت
هاي فعالیت هاي هنري و ورزشی استفاده کردند. چگونگی بکارگیري فضاي هنري بسیار مفصل است و بر اساس خطوط راهنمایی
است که بویژه بر تولید فیلم ها اثر می گذارد همچنین موسیقی و در ابعاد محدودتر تئاتر؛ پشتیبان این فعالیت هاي هنري طبیعتاً
اقدامات فرهنگی است که در تولیدات مکتوب بویژه داستان هاي کوتاه و بلند شاهد آنیم. از لحاظ فنی اشاعه این تولیدات امروز با
استفاده از ماهواره ها و امکانات فضاي مجازي آنچنان تقویت شده که شرایط امروز کشور در مقابله با دشمنان ملت، به هیچ وجه قابل
مقایسه با قبل از انقلاب نیست. بسیاري از انحرافات و بدآموزي ها پس از اشاعه آن تولیدات هنري و فرهنگی و نیز برنامه هاي ورزشی

 
و گزارش هاي وابسته به آنها رخ داده است. 

همچنین بدنام کردن و تضعیف اقدامات نظارتی و ممیزي به موازات پخش و اشاعه آن برنامه هاي انحرافی مانع ساماندهی کاربرد بهره

 
برداري قانونمند بسیاري از فعالیت هاي هنري و فرهنگی و ورزشی مفید شده است. 

 
یعنی شما معتقدید در داخل کشور زمینه شیوع چنین فعالیت هایی تسهیل شده است؟ 

 
البته! درباره ریشه هاي داخلی زمینه ساز آن انحرافات فرهنگی و اجتماعی، مواردي را می توان ذکر کرد: 

1- ما می دانیم که یکی از دروازه هایی که بر روي کفر باز می شود، فلاکت است. بنابراین تدابیري که برخلاف اقتضاي خودباوري
موجب شکل گرفتن فقر در کشور و افزایش فلاکت شده است، تأثیرگذاري آن انحرافات و تشدید اثر آن را بویژه بر نسل هاي پس از
انقلاب، تسهیل کرده است. یکی از مسئولان آمریکایی سال گذشته اعتراف کرده بود که از هدف هاي اصلی تحریم ها، دستیابی به فلج
کردن قوه مجریه براي مقابله با انحرافات فرهنگی و اجتماعی است زیرا دولت نمی تواند در یک زمان در دو جبهه اقتصادي و فرهنگی

 
تلاش مؤثر داشته باشد و ناگزیر می شود معیارها و ارزش هاي اعتقادي را فداي رسیدگی هاي اقتصادي کند... و همین طور شد. 

2- عدم صداقت مجریان: همان طور که راه نجات از مشکلات در صداقت است، عدم صداقت نیز منتهی به هلاکت می شود. اگر مردم
به عدم صداقت مجریان پی ببرند به تدریج از آنها سلب اعتماد می کنند و براحتی در دام کسانی می افتند که ظاهر فریبند ولی از
پشت خنجر می زنند. مسئولان با اتخاذ روش هاي غلط و سپس برخورد منافقانه با مردم راه را براي پناه بردن مردم به بیگانگان هموار
می کنند تا در نتیجه طرفدار برنامه هاي انحرافی آنها می شوند. گرایش به سمت لاابالی گري تا حدودي محصول یأس است، یأس از
کسانی که می بینند با آنها صادق نیستند، یأس از توجیه منافقانه کاستی ها، یأس از برنامه ها و طرح هایی که عملا بر مشکلات
مختلف مردم از جمله امور معیشتی می افزاید. یأس از کسانی که توقع دارند چاره گشاي قاطع نابسامانی ها باشند ولی مردم را با آمار

 
درمانی به تحیّر و تعجب و تنفر گرفتار می کنند. 

3- در انتظار اجرایی شدن سیاست هاي گره گشا و اسناد راهبردي نظام مقدس جمهوري اسلامی و براثر تأخیر در اجرا و به دنبال بی
مبالاتی برخی مسئولان، راه نفوذ و حتی پیاده شدن عملی اسناد فریبا و انحرافی نظیر 2030 باز می شود و عملا در مواردي بدون



سروصدا به اجرا گذاشته می شود تا اباحه گري بتدریج در اذهان عمومی عادي جلوه گر شود و هویت ملی مخدوش و غیرت ملی

 
کمرنگ و عدم تعهد دینی عادي تلقی شود و همه اینها یعنی راه را براي نفوذ معاندان باز کردن. 

4- کمیاب و در نهایت نایاب شدن الگوهاي موجه و تغییر یافتن گروه هاي مرجع اجتماعی و جایگزین شدن با الگوهاي نامناسب. به
جاي آن که در زندگی روزمره و براي آینده اي روشن، پیامبر (ص) و آل او اسوه و سرمشق باشند و بمانند، چهره هاي بی بندوبار و
کاملا غیرمتعهد، براي دلربایی از مردم بویژه از گروه هاي آسیب پذیر یورش می برند. اهمیت جایگاه الگوهاي اجتماعی به لحاظ

 
تأثیرگذاري ناخودآگاه بر رفتار مردم در اذهان عمومی کمرنگ و درنهایت محو و به نوعی جامعه خلع سلاح می شود. 

 
شما راه برون رفت از این وضع را چه می دانید؟ 

راهی که ما طی کردیم تا به پیروزي انقلاب رسیدیم، براي بقاي انقلاب و حفظ ارزش هاي آن نیز معتبر است، یعنی پایبندي به اسلام
و اصول آن از یک سو و نشان دادن تعهد عملی به احکام آن از سوي دیگر: اینها راه خروج از بن بست و نقطه قوت ما نزد سرمایه
نیروي انسانی آرمان گرا و ایثارگر و مؤمن و انقلابی و میهن دوست است؛ آنها حافظ استقلال و پشتوانه آزادي و ضامن بقا و اقتدار

 
جمهوري اسلامی اند. 

 
چه برنامه اي در این زمینه وجود دارد؟ 

 
برنامه ششم امسال خاتمه می یابد و ان شاءاالله در قالب برنامه هفتم باید اقداماتی را اولویت دهیم، ازجمله: 

 
1- رفع فقر و فلاکت و بازگشت ارزش پول ملی با محوریت قراردادن تولید و رونق دادن به اشتغال مولد. 

2- آگاهی رسانی عمومی و عمیق نسبت به هجوم بی امانی که به نظام مقدس ما شده است بویژه از نظر فرهنگی و اقتصادي و براي

 
تضعیف سرمایه اجتماعی کشور. 

3- مبارزه قاطع با فساد بویژه با فرآیندهاي فسادزا و اهتمام مشترك سه قوه براي اولویت قایل شدن به پیشگیري از شکل گیري

 
فساد. تا زمانی که روش هاي غیرشفاف و فرآیندهاي فسادزا ریشه کن نشود امیدي به پیشرفت نمی توان داشت. 

 
4- تثبیت خداباوري و تقویت اعتقاد به قیامت با محوریت عدالت مهدوي. 

5- افزایش سرمایه انقلابی و جلوگیري از ادامه غارت کشور، با گزینش مدیران بر مبناي قواعد شایسته سالاري و سپردن شیرازه امور

 
کشور به دست کسانی که نسبت به انقلاب نااهل نیستند. 

 
براساس این برنامه مناسبات ما با آمریکا باید چطور باشد؟ 

 
آمریکا سه دسته خسارت به جمهوري اسلامی وارد آورده است: 

 
1- بی اعتنایی به پیروزي انقلاب اسلامی و به رسمیت نشمردن آن و طراحی براندازي انقلاب. 



 
2- اعمال تحریم هاي ظالمانه در چهل سال گذشته که هم باعث خسارت و هم موجب عدم نفع براي ما شده است. 

 
3- اجراي طرح هاي متعدد یورش فرهنگی و جنگ سخت و نرم براي ایجاد انحراف نسبت به اصول انقلاب اسلامی. 

براي هر سه دسته، غیر از عذرخواهی، آمریکا باید پیشنهاد جبران خسارت هاي مادي و معنوي را که بر ما وارد شده است، ارائه دهد و
صادقانه عمل کند و نشان دهد دست از رویه استکباري و ضد بشري خود برداشته است و الا باید منتظر عواقبی بسیار هولناك باشد.



تعداد شاغلان معدنی کم شد

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  462  |  تاریخ: 1399/08/26

فصل اقتصاد - طبق جدیدترین آمار وزارت صنعت، معدن و تجارت (صمت)، در هفت ماهه امسال نسبت به مدت مشابه سال
گذشته، تعداد گواهی کشف تغییري نداشته و پروانه هاي اکتشاف و بهره برداري صادر شده به ترتیب 10.9 درصد و 1.7

درصد افزایش یافته اند. این در حالی است در مدت مذکور سال جاري از میزان اشتغال افراد به ...

فصل اقتصاد - طبق جدیدترین آمار وزارت صنعت، معدن و
تجارت (صمت)، در هفت ماهه امسال نسبت به مدت
مشابه سال گذشته، تعداد گواهی کشف تغییري نداشته و
پروانه هاي اکتشاف و بهره برداري صادر شده به ترتیب
10.9 درصد و 1.7 درصد افزایش یافته اند. این در حالی
است در مدت مذکور سال جاري از میزان اشتغال افراد به
واسطه صدور پروانه هاي بهره برداري نسبت به هفت ماهه

 
سال گذشته افت بیش از هفت درصدي دیده می شود. 

در هفت ماهه سال 1399 همچون مدت مشابه سال گذشته معادل 291 فقره گواهی کشف صادر شده و تغییري حاصل نشده است.
در مدت مذکور سال جاري تنها تعداد پروانه اکتشاف صادر شده نسبت به مدت مشابه سال گذشته کمی اوضاع بهتري داشته است. در
این مدت 560 فقره پروانه اکتشاف صادر شده که نسبت به 505 فقره صدور پروانه اکتشاف صادر شده در مدت مشابه سال گذشته

 
10.9 درصد رشد یافته است. 

براساس این آمار، در صدور پروانه بهره برداري نیز نسبت به مدت مشابه سال گذشته رشد 1.7 درصدي دیده می شود. در هفت ماهه
امسال 349 فقره پروانه بهره برداري صادر شده که نسبت به هفت ماهه سال گذشته میزان صدور این مجوز معدنی که 343 فقره

 
بوده، رشد کمی داشته است. 

همچنین در این هفت ماه سرمایه مجوزهاي صادره براي گواهی کشف معادن که معادل هزینه صرف شده براي عملیات اکتشاف بوده
است، رشد چهار درصدي داشته است. در این مدت، نزدیک به 776 میلیارد ریال صرف عملیات اکتشاف شده است؛ در صورتی که در

 
مدت مشابه سال گذشته حدود 746 میلیارد ریال صرف شده بود. 

علاوه بر این میزان اشتغال به واسطه صدور پروانه هاي بهره برداري هم در این مدت افت 7.4 درصدي داشته است. در هفت ماهه

 
سال گذشته، 3027 نفر مشغول شدند اما در مدت مشابه سال جاري، میزان اشتغال در این حوزه به 2803 نفر رسیده است. 

انتهاي پیام



تعداد شاغلان معدنی کم شد

منبع: ایسناشماره خبر:  463  |  تاریخ: 1399/08/26

طبق جدیدترین آمار وزارت صنعت، معدن و تجارت (صمت)، در هفت ماهه امسال نسبت به مدت مشابه سال گذشته، تعداد
گواهی کشف تغییري نداشته و پروانه هاي اکتشاف و بهره برداري صادر شده به ترتیب 10.9 درصد و 1.7 درصد افزایش یافته

اند. این در حالی است در مدت مذکور سال جاري از میزان اشتغال افراد به واسطه صدور ...

به گزارش ایسنا، در هفت ماهه سال 1399 همچون مدت
مشابه سال گذشته معادل 291 فقره گواهی کشف صادر
شده و تغییري حاصل نشده است. در مدت مذکور سال
جاري تنها تعداد پروانه اکتشاف صادر شده نسبت به مدت
مشابه سال گذشته کمی اوضاع بهتري داشته است. در این
مدت 560 فقره پروانه اکتشاف صادر شده که نسبت به
505 فقره صدور پروانه اکتشاف صادر شده در مدت مشابه

 
سال گذشته 10.9 درصد رشد یافته است. 

براساس این آمار، در صدور پروانه بهره برداري نیز نسبت به
مدت مشابه سال گذشته رشد 1.7 درصدي دیده می شود. در هفت ماهه امسال 349 فقره پروانه بهره برداري صادر شده که نسبت به

 
هفت ماهه سال گذشته میزان صدور این مجوز معدنی که 343 فقره بوده، رشد کمی داشته است. 

همچنین در این هفت ماه سرمایه مجوزهاي صادره براي گواهی کشف معادن که معادل هزینه صرف شده براي عملیات اکتشاف بوده
است، رشد چهار درصدي داشته است. در این مدت، نزدیک به 776 میلیارد ریال صرف عملیات اکتشاف شده است؛ در صورتی که در

 
مدت مشابه سال گذشته حدود 746 میلیارد ریال صرف شده بود. 

علاوه بر این میزان اشتغال به واسطه صدور پروانه هاي بهره برداري هم در این مدت افت 7.4 درصدي داشته است. در هفت ماهه

 
سال گذشته، 3027 نفر مشغول شدند اما در مدت مشابه سال جاري، میزان اشتغال در این حوزه به 2803 نفر رسیده است. 

انتهاي پیام



تداوم اشتغال 12 هزار نفر با تسهیلات کرونایی بانک سامان

منبع: اقتصاد طلاییشماره خبر:  464  |  تاریخ: 1399/08/26

بانک سامان در راستاي حمایت از صاحبان مشاغل آسیب دیده از کرونا، قریب به 723 هزار میلیون ریال تسهیلات پرداخت
کرد. به گزارش اقتصادطلایی به نقل از سامان رسانه، بانک سامان با هدف حمایت از صاحبان مشاغل آسیب دیده از شیوع

ویروس کرونا، از زمان شیوع این ویروس تا روز 18 آبان ماه سال جاري 722950 (...)

بانک سامان در راستاي حمایت از صاحبان مشاغل آسیب دیده از کرونا، قریب به 723 هزار میلیون ریال تسهیلات پرداخت کرد.
به گزارش اقتصادطلایی به نقل از سامان رسانه، بانک سامان با هدف حمایت از صاحبان مشاغل آسیب دیده از شیوع ویروس کرونا، از

 
زمان شیوع این ویروس تا روز 18 آبان ماه سال جاري 722950 (...) 

 
بانک سامان در راستاي حمایت از صاحبان مشاغل آسیب دیده از کرونا، قریب به 723 هزار میلیون ریال تسهیلات پرداخت کرد. 

به گزارش اقتصادطلایی به نقل از سامان رسانه، بانک سامان با هدف حمایت از صاحبان مشاغل آسیب دیده از شیوع ویروس کرونا، از

 
زمان شیوع این ویروس تا روز 18 آبان ماه سال جاري 722950 میلیون ریال تسهیلات پرداخت کرد. 

این مبلغ در قالب 737 فقره تسهیلات به کارگاه هاي مختلف پرداخت و باعث تداوم اشتغال بیش از 5 هزار نفر در این کارگاه ها شده

 
است. 

لازم به ذکر است، که هم اکنون 1376 پرونده تسهیلاتی دیگر نیز توسط بانک سامان در دست بررسی و اقدام است که با پرداخت این
تسهیلات به بنگاه هاي اقتصادي در آینده نزدیک، تداوم اشتغال بیش از 7 هزار نفر دیگر نیز تضمین خواهد شد و این بانک گامی

موثر در تدوام اشتغال بیش از 12 هزار هموطن برخواهد داشت.



بازدید معاون اعتبارات و راهبري شعب بانک صنعت و معدن از صنایع استان

فارس

منبع: اقتصاد طلاییشماره خبر:  465  |  تاریخ: 1399/08/26

عبدالرضا ولی الهی عضو هیأت عامل و معاون اعتبارات و راهبري شعب به همراه سید مهدي صدري رییس اداره بازاریابی و
بانکداري شرکتی بانک صنعت و معدن از سه واحد تولیدي بزرگ در استان فارس بازدید نمود. به گزارش اقتصادطلایی به

نقل از پایگاه اطلاع رسانی بانک صنعت و معدن، سه واحد تولیدي گروه فاتح (...)

عبدالرضا ولی الهی عضو هیأت عامل و معاون اعتبارات و راهبري شعب به همراه سید مهدي صدري رییس اداره بازاریابی و
بانکداري شرکتی بانک صنعت و معدن از سه واحد تولیدي بزرگ در استان فارس بازدید نمود. به گزارش اقتصادطلایی به نقل از

 
پایگاه اطلاع رسانی بانک صنعت و معدن، سه واحد تولیدي گروه فاتح (...) 

عبدالرضا ولی الهی عضو هیأت عامل و معاون اعتبارات و راهبري شعب به همراه سید مهدي صدري رییس اداره بازاریابی و بانکداري

 
شرکتی بانک صنعت و معدن از سه واحد تولیدي بزرگ در استان فارس بازدید نمود. 

به گزارش اقتصادطلایی به نقل از پایگاه اطلاع رسانی بانک صنعت و معدن، سه واحد تولیدي گروه فاتح صنعت کیمیا، گروه کولر

 
هوایی آبان و گروه سازه پیوند در این سفر مورد بازدید قرار گرفتند. 

گروه فاتح صنعت کیمیا با 6 هزار نفر نیروي کار شامل 16 واحد تولیدي در حوزه نفت، گاز، پتروشیمی و خدمات به دکل هاي نفتی و

 
گازي است. 

 
گروه کولر هوایی آبان با اشتغال 1500 نفر شامل 5 واحد تولیدي در حوزه ساخت تجهیزات نیروگاهی و نفت و گاز می باشد. 

 
گروه سازه پیوند نیز با 500 نفر اشتغال در حوزه ساخت سازه هاي فولادي فعالیت می نماید. 

مدیران ارشد و اجرایی بانک در نشست با مسؤلین این واحد هاي تولیدي ضمن اشاره به لزوم تمرکز حساب شرکت ها و مشتریان در
شعب بانک صنعت و معدن و ضرورت استفاده از خدمات اعتباري مانند ضمانتنامه و اعتبارات اسنادي بر تأثیر روابط متقابل و مؤثر

 
بانک با مشتریان خوشنام خود در تسهیل و تسریع ارائه خدمات متنوع بانکی و تسهیلات مورد نیاز آنان تأکید کردند. 

همچنین معاون اعتبارات و راهبري شعب و رییس اداره بازاریابی و بانکداري شرکتی بانک صنعت و معدن در جلسه اي که با حضور
کارکنان مدیریت استانی این بانک برگزار گردید، ضمن تقدیر از همکاران به بررسی عملکرد هفت ماهه آنان پرداختند و در خصوص

 
اجراي بانکداري شرکتی و پیگیري مسایل و مشکلات واحد هاي تولیدي این استان رهنمودها و راهکارهایی را مطرح نمودند. 

در این جلسه مقرر گردید تا پایان سال همکاران شعب و مدیریت هاي استانی در خصوص جذب منابع، درآمد هاي کارمزدي و وصول
مطالبات تمامی تلاش و توان خود را به کار گیرند.



 قالیباف، رییس مجلس: گرانی ها به پاستور و بهارستان ربط دارد نه به جورجیا

و آریزونا

منبع: روزنامه گیلان امروزشماره خبر:  466  |  تاریخ: 1399/08/26

بخش سیاسی- رییس مجلس شوراي اسلامی با اشاره به انتخابات اخیر آمریکا و با بیان اینکه نباید زندگی مردم را به شکست و

 
پیروزي افراد در کاخ سفید گره زد، گفت: بایدن فشار حداکثري ترامپ را به فشار هوشمند علیه مردم ایران تبدیل می کند. 

به گزارش ایسنا، محمدباقر قالیباف در ابتداي جلسه علنی دیروز مجلس در نطق پیش از دستور با اشاره به انتخابات آمریکا گفت:
انتخابات اخیر آمریکا و حوادث قبل و بعد از آن، اتفّاقی عبرت آموز بود. آمریکایی که سال ها مشکلاتِ ساختاري، اجتماعی، سیاسی و
اقتصادي خود را با قدرتِ رسانه ايِ اش پنهان کرده بود، این روز ها بدون روتوش در مقابل افکار عمومی جهان به نمایش گذاشته شد.

وي ادامه داد: آمریکاي واقعی که در کنار قوت اقتصادي و نظامی خود، درگیرِ شکاف هاي عمیقِ اجتماعی و تبعیض هاي ساختاریست،
فاصله ي بسیار زیادي با آمریکاي نمایشی دارد، و تصویرِ واقعیِ امروز، روند رو به افول آمریکا را در مقابل چشمان مستضعفان جهان به

 
نمایش گذاشت و با شکسته شدن هیمنه ي ایجاد شده، روندِ افولش را سرعت بخشید. 

رییس مجلس گفت: همانگونه که چند روز پیش، برادر عزیزم سید حسن نصراالله گفت: ما از شکست قاتل شهید حاج قاسم سلیمانی و
شهید ابومهدي المهندس خوشحالیم و همه با چشمان خود دیدند، کسی که در این دنیا نداي «انا ربکم الاعلی» سر دهد، بر اساس
سنت الهی او در دنیا و آخرت خوار و خفیف می گردد. ما نظامِ فاسدِ حاکم بر آمریکا را، مقصرِ اصلیِ تصمیمات غلط آن ها می دانیم و
تنها خون بهاي آن ها را اخراجِ سربازانِ آمریکایی از منطقه می دانیم ولی، از کوچکی و زبونیِ صادر کننده ي فرمان آن جنایت بزرگ

 
هم شادمان می شویم. 

قالیباف ادامه داد: از طرف دیگر، هر چند که از شکست ترامپ قمارباز خوشحالیم، اما عمیقاً باور داریم که زندگی و معیشت مردم را نه
می توان و نه باید به پیروزي یا شکستِ کسی در کاخ سفید گره زد. این تصمیماتِ ماست که مستقل از این رفتن ها و آمدن ها، پایه
هاي اصلیِ اقتصادِ ما را می سازد و قدرتِ ما را در این عرصه مشخص می کند. باور کنیم؛ کسی که واگن خود را به لوکوموتیو دیگران

 
ببندد باید منتظر بنشیند تا با آنچه در اختیارش نیست شادي کند یا عزا بگیرد. 

رییس مجلس تصریح کرد: تصمیمات ما در حوزه مسکن، بورس، ترخیص کالا هاي اساسی از گمرك، سیاست هاي پولی و بانکی، نظام
بودجه ریزي، اختصاصِ ارز ترجیحی، سوداگري ها در بازار ارز، طلا و خودرو، بی تفاوتی نسبت به گرانی ها و رها کردن بازار و بی
توجهی به تولید ملی، به پاستور و بهارستان و باب همایون و میرداماد ارتباط دارد نه به جورجیا و میشیگان و آریزونا. پس به مردم
آدرس غلط ندهید. مهم ترین ریشه ي مشکلات کشور سوء مدیریت، استفاده نکردن از ظرفیت هاي عظیم داخلی، دست روي دست
گذاشتن و ناهماهنگی میان نهاد هاي سیاستگذار و مجریست؛ و همین سوءمدیریت هاست که باعث عدم برقراريِ ارتباطِ مناسب

 
تجاري با کشور هاي همسایه و منطقه و کشور هاي مهم دنیا مخصوصا کشور هاي آسیا واوراسیا شده است. 

وي افزود: بدیهی است که لغو تحریم ها باید یکی از اهداف در سیاست خارجی باشد، اما واقع بینی حکم می کند که لغو تحریم ها
بدون فرصت سازي و تولید قدرت ساده اندیشانه است و تنها راه برداشته شدنِ فشارِ تحریم ها از دوشِ مردم و ناامید کردنِ دشمن از



فشارِ حداکثري این است که ایران و تک تک مردم ایران مخصوصا طبقه مستضعف و متوسط را قوي کنیم؛ لذا اگر و تنها اگر اقتصاد
داخلی رونق گیرد، چرخِ تولید و اشتغال را به حرکت در آوریم و معیشت و رفاه را براي مردم ایجاد کنیم، دشمن را از فشارِ بیشتر

 
ناامید خواهیم کرد. 

قالیباف ادامه داد: همچنین در این راه، هر سیگنالی که تصویرِ ضعف و نیاز به خارج را به دشمن بدهد، فرصت سوزي است بنابراین

 
مجلسِ شوراي اسلامی معتقد است باید با تغییر برآوردِ آمریکا، فشار تحریمی و اقتصادي بر ایران را براي آنان هزینه زا کرد. 

مشخص است که رئیس جمهور جدید آمریکا، ادعا می کند سیاست ها و روش هاي متفاوتی نسبت به فرد قبلی دارد و همین تمایز،
سیاست هاي متفاوتی را در چهار سال پیش رو در آن کشور رقم خواهد زد. یکسان دانستن جزء به جزء این دو فرد، موافق تجربه ما
نیست، ولی آنچه در عمل تفاوت را مشخص می سازد دیگر لفاظی و ادعا هاي بیهوده نیست. ما ضمن قائل بودن به این تفاوت، باور

 
داریم که فردِ جدیدِ مستقر در کاخ سفید نیز اهدافی مشخص و روشن دارد و سیاست هاي او پیش از این نیز اجرایی شده است. 

وي ادامه داد: درست است که بایدن با ترامپ فرق دارد، اما مهم این است که بدانیم بایدن در بهترین حالت با اوبامایی که طراح
تحریم هاي به اصطلاح فلج کننده و اولین ناقض تعهدات آمریکا است، تفاوتی ندارد. بایدن نفرِ دومِ دولتِ اوباما و تنظیم کننده ي
اصولِ سیاست خارجی آن دولت بود و تیم کارشناسی و تصمیم ساز او عمدتا همان تیم دولت اوباما ست. مردم ایران فراموش نکرده
اند که دولت اوباما - بایدن چگونه با ایجاد ساختار هایی پیچیده، براي وضعِ تحریم هاي فلج کننده اقدام کردند و سخت ترین فشار
هاي تحریمی را بر مردم ایران وارد آوردند و هنگامی که از به نتیجه رسیدن این تحریم هاي فلج کننده شکست خوردند و مجبور
شدند وعده رفع تحریم ها را بدهند، نسبت به اجراي آن بدعهدي کردند و با ایجاد «ترس تحریمی» تحریم ها را در عمل، اعمال و
ساختارِ تحریم ها را حفظ کردند و ترامپ بر مبناي همان ساختار تحریمی بود که توانست فشار ها را بیشتر کند و آن چیزي را درو

 
کرد که اوباما و بایدن کاشتند. 

رییس مجلس گفت: هنوز سوابقِ بدعهدي و جوابِ منفیِ صریحِ دولت اوباما - بایدن به تلاش شرکت هاي اروپایی براي گرفتنِ
تضمینی مکتوب براي تجارت با ایران در کارنامه آن ها وجود دارد و هنوز فراموش نکرده ایم که جان کري پس از این جواب منفی با

 
فریبکاري دلیلِ عدمِ رفعِ عملی تحریم ها را، تصمیمِ شرکت هاي اروپایی اعلام کرد. 

قالیباف اظهار داشت: مردم ایران فراموش نکرده اند دولت اوباما - بایدن فقط به شرکت هایی اجازه ي فعالیت در اقتصاد ایران را داد
که منافعِ اقتصادي آن ها را تامین می کرد و شرکت هایی که می توانستند در حل مسائل ساختاري اقتصاد ایران، موثر باشند، امکان
فعالیت پیدا نکردند. علاوه بر آن مواضع رسمی شخص بایدن و مشاورانش تصریح دارد که قرار نیست آن ها فشار را از سر مردم ایران
بردارند، بلکه آن ها تصمیم دارند فشار حداکثري ترامپ را به فشار هوشمند علیه مردم ایران تبدیل کنند یعنی با گشایش هاي اندك
و اغواکننده اجازه رهاشدن از اقتصاد وابسته را به کشور ما نداده و معیشت مردم ما را گروگان خود نگه داشته تا بتوانند هرجا که می

 
خواهند هوشمندانه فشار بیاورند و از ما امتیاز هاي سنگین بگیرند. 

وي عنوان کرد: همین سابقه ي بد و مواضعِ صریحِ بایدن و مشاورانش، به ما نشان داده، که براي ما امضاي بایدن هم تضمین نیست.
براي ما فقط اقدامات عملی دولت بایدن شرط است، و در صورتیکه عادي شدن فرایندِ فروشِ نفت، فعالیت هاي بانکی و تجارت

 
شرکت هاي ایرانی با دنیا را در عمل مشاهده کنیم به آن رويِ خوش نشان می دهیم، گرچه به آن خوشبین نیستیم. 

رییس مجلس گفت: جمهوري اسلامی ایران طبقِ گزارش هايِ مکرر آژانس انرژي اتمی تمام تعهدات خود را به طور کامل اجرا کرد،
لذا اگر بایدن واقعا معتقد به توافقی است که بعنوان نفر دوم دولت قبل با ایران امضا کرده، باید بدون پیش شرط تعهدات عمل نشده



را اجرا و خسارات چندساله مردم ایران را از انجام ندادن تعهدات دولت آمریکا جبران کند تا همانطور که رهبر حکیم انقلاب در

 
شهریور ماه 1398 سیاستِ عقلانی و اصولیِ ایران را تبیین کردند، بتواند در قالب کشور هاي عضو توافقنامه 5+1 با ایران تعامل کند. 

قالیباف گفت: رئیس جمهور جدید آمریکا باید بداند که مردم ایران راه خود را پیدا کرده اند و تصمیم دارند با تقویت مولفه هاي قدرت
در اقتصاد، رفاه و امنیت و ایجاد فرصت هاي راهبردي، هر فشار موثري را بر ایران ناممکن و هزینه زا کنند. مردم ایران با هوشمندي
کامل، فقط به تصمیمات توجه می کنند نه به تبلیغات و فقط منتظر عمل هستند نه حرف، و متناسب با آن پاسخ مقتضی بر اساس

 
منافع ملی خواهند داد. 

رییس مجلس تصریح کرد: نکته بسیار مهم دیگري که این روز ها باعث نگرانی شدید شده است وضعیت همه گیري کرونا است شرایط
مخاطره آمیز شیوع کرونا در روز هاي اخیر، اتخاذ تصمیمات قاطعانه براي قطع زنجیره شیوع را حیاتی کرده است. رایگان یا کم هزینه
کردن آزمایش کرونا براي تشخیص سریع ناقلان و قرنطینه و درمان فوري بیماران، وضع محدودیت هاي موثر و نه روي کاغذ و
تعطیلی هدفمند شهر هایی که در وضعیت خطرناك شیوع این ویروس هستند، تصمیمی حیاتی است که باید با توجه به تجربیات
بعضاً موفق سایر کشور ها و نظر کارشناسان اتخاذ شده و به سرعت عملیاتی شود. علاوه بر آن حمایت همه جانبه از کادر درمان که در
این وضعیت، مجاهدانه طی زمانی طولانی مشغول خدمت رسانی هستند، وظیفه اي مهم بر عهده دستگاه هاي تصمیم گیر و اجرایی

است و نتیجه اي مستقیم در کیفیت ارائه خدمات به بیماران کرونایی دارد.



 معاون اقتصادي استانداري گیلان مطرح کرد: ضرب الاجل سه ماهه براي

واحدهاي راکد شهرك صنعتی حسن رود

منبع: روزنامه گیلان امروزشماره خبر:  467  |  تاریخ: 1399/08/26

گیلان امروز- معاون هماهنگی امور اقتصادي استانداري گیلان گفت: شرکت شهرك هاي صنعتی و بانک هاي عامل ظرف مدت
قانونی سه ماه که در کارگروه رفع موانع تولید استان مصوب شده، باید واحدهاي غیر فعال شهرك صنعتی حسن رود انزلی را تعیین

 
تکلیف کنند. 

آرش فرزام صفت در جلسه تسهیل و رفع موانع تولید که در فرمانداري شهرستان بندرانزلی برگزار شد، اظهار کرد: میزان واحدهاي
راکد و غیر فعال شهرك صنعتی حسن رود نسبت به سطح استان کمتر است و علت این امر را می توان ناشی از نزدیکی به منطقه آزاد،

 
همچنین ظرفیت ویژه این شهرك صنعتی دانست. 

معاون هماهنگی امور اقتصادي استانداري گیلان گفت: اگر می توانستیم محدوده این شهرك را افزایش دهیم متقاضی زیادي براي

 
سرمایه گذاري در شهرك صنعتی حسن رود وجود دارد. 

وي افزود: شرکت شهرك هاي صنعتی و بانک هاي عامل ظرف مدت قانونی سه ماه که در کارگروه رفع موانع تولید استان مصوب شده،

 
باید واحدهاي غیر فعال این شهرك را تعیین تکلیف کنند. 

فرزام صفت تصریح کرد: واحدهایی که به مدت طولانی راکد هستند باید اخطار قطع آب و برق و گاز دریافت کنند، تا بلکه به این

 
وسیله براي ادامه فعالیت ترغیب شوند؛ در غیر این صورت واحدها باید واگذاري شده و در چرخه تولید قرار بگیرند. 

معاون اقتصادي استانداري گیلان، با تاکید بر اینکه تمایلی به فروش واحدها نداریم ولی واحد ها باید فعال باشند تا از ظرفیت آنها

 
استفاده شود، عنوان کرد: قانون بانک ها را موظف کرده واحد تملیکی را راکد نگه ندارند. 

وي با بیان اینکه باید مشکلات را براي حل موانع تولید به مراجع قانونی منعکس کنیم، گفت: بزرگترین مشکل ارزش افزوده این است

 
که آزمایشی اجرا می شود و اکنون هفتمین سال اجراي این طرح است. 

فرزام صفت، با اشاره به اینکه امور مالیاتی استان آمادگی دارد در صورت ارائه راهکار قانونی در چارچوب آن به واحدهاي تولیدي کمک
کند، یادآور شد: بانک ها درخصوص پرداخت تسهیلات و رفع موانع تولید هر چند عملکرد خوبی داشتند ولی هنوز با چیزي که

 
هدفگذاري کردیم فاصله داریم. 

معاون اقتصادي استانداري گیلان با تاکید بر اینکه ما قوه مجریه هستیم، گفت: قرار نیست کار قضایی یا قانونگذاري انجام دهیم و قرار

 
نیست در کار کسی دخالت کنیم. وظیفه ما اجراي قانون به نفع تولید، اشتغال و توسعه اقتصادي است. 

وي با بیان اینکه اجراي قانون مانع از بروز هرج و مرج خواهد شد و اگر نقطه نظر کارشناسی داریم با قوه مقننه مطرح می کنیم،



تاکید کرد: اعطاي مجوز بدون حساب و کتاب لطف نیست و صدور مجوز هنر نیست؛ بلکه باید واحدهاي تولیدي آمادگی لازم براي

 
شروع به کار را داشته باشند. 

فرزام صفت اظهار تصریح کرد: هر کجا در چارچوب قانون توانستیم به یک واحد تولیدي کمک کنیم و انجام ندادیم، شرعا و عرفا

 
مدیون هستیم. 

 
صدور مجوز تاسیس 23 واحد صنعتی در بندرانزلی 

رئیس سازمان صمت گفت: در شش ماهه اول امسال 23 واحد صنعتی با اشتغال مستقیم 525 نفر در انزلی مجوز تاسیس دریافت

 
کردند. 

فرهاد دلق پوش هم در جلسه تسهیل و رفع موانع تولید ، با اشاره به اینکه موقعیت شهرستان بندرانزلی بسیار استثنایی و ویژه است،
اظهار کرد: در سطح استان بعضی از جایگاه ها را داریم که به جهت نقشی که می تواند در پیشبرد امور اقتصادي استان و کشور داشته

 
باشد خیلی مهم بوده و بایستی به آن بپردازیم که انزلی هم یکی از آنهاست. 

وي با اشاره به آخرین وضعیت طرح هاي صنعتی در دست اجراي شهرستان بندرانزلی، گفت: تا پایان شهریورماه سال جاري در

 
شهرستان بندرانزلی جواز تاسیس 23 واحد اعطا شده که این واحدها بین 40 تا 100 درصد پیشرفت فیزیکی دارند. 

دلق پوش با بیان اینکه اشتغال این واحدها به طور مستقیم 525 نفر در نظر گرفته شده است، تصریح کرد: با بهره برداري و آغاز به کار

 
این واحدها قطعا حجم امکانات و داشته هاي ما در حوزه صنعت شهرستان بندرانزلی اضافه خواهد شد. 

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان گیلان، با اشاره به آخرین عملکرد کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید استان، گفت: در
حال حاضر به جهت مجموع تعداد تسهیلات پرداختی رتبه هفتم و از لحاظ مجموع مبلغ پرداختی جایگاه دهم را با 31 میلیارد و

 
387 میلیون و 800 هزار تومان پرداختی داریم. 

وي با بیان اینکه 1100 میلیارد تومان تکلیف سال 99 است، در حالی که سال گذشته این رقم 1600 میلیارد تومان عملکرد پرداختی

 
بود، تاکید کرد: سال گذشته از نظر تعداد تسهیلات پرداختی جایگاه سوم کشوري و از لحاظ مبلغ پرداخت جایگاه نهم را داشتیم. 

 
سرمایه گذار را سرگردان بروکراسی اداري نکنیم 

سمانه حسینی، معاون برنامه ریزي و توسعه فرمانداري شهرستان بندرانزلی نیز، اضافه کرد: با توجه به اینکه محورهاي اولویت دار
حوزه اقتصادي در سال 99 حمایت از بنگاه هاي اقتصادي است، جلوگیري از نارضایتی و سرگردانی سرمایه گذاران در بروکراسی

 
اداري مورد اهتمام جدي مسئولان امر باشد. 

وي با بیان اینکه شهرستان بندرانزلی از ظرفیت بالایی در حوزه اقتصادي و گردشگري بهره مند است، اظهار کرد: شهرك صنعتی
حسن رود با توجه به 50 هکتار مساحت و واحدهایی که در آن قرار گرفته، رتبه اول استان در این زمینه را به خود اختصاص داده

 
است. 



معاون فرماندار بندرانزلی، با اشاره به اینکه در حال حاضر 186 قرارداد در شهرك صنعتی وجود دارد، افزود: 167 کارخانه که 110
واحد آن فعال هستند، در این شهرك صنعتی حضور دارد. همچنین 15 واحد داراي پروانه در حال ساخت بوده و 30 واحد غیر فعال
داریم که علت راکد ماندن آنها مسائلی از جمله عدم آورده مناسب، مشکلات ارزي، سرمایه در گردش و افزایش قیمت مواد اولیه در

 
سال هاي اخیر است. 

حسینی با بیان اینکه بزرگترین واحد این شهرك صنعتی در تملیک بانک قرار دارد، تصریح کرد: با توجه به پیگیري هاي صورت گرفته

 
این واحد در مسیر رفع مشکل قرار گرفته و حمایت ویژه از سوي مسئولان امر را می طلبد. 

وي گفت: با توجه به موقعیت شهرستان بندرانزلی به لحاظ صنعتی و گردشگري رتبه دوم استان در خدمات مسافرتی را در اختیار

 
داریم و هم اکنون 516 واحد در این حوزه با اشتغال 7740 نفر مشغول به ارائه خدمات هستند. 

معاون فرماندار بندرانزلی، همچنین درخصوص فعالیت واحدهاي صنعتی و خدماتی در سطح شهرستان بندرانزلی، تاکید کرد: 261
واحد خدماتی با اشتغال 3915 نفر و همچنین 283 واحد صنعتی با اشتغال 3400 نفر در این شهرستان وجود دارد.



 راه اندازي سامانه جامع مزیت سنجی شغلی در گیلان

منبع: روزنامه گیلان امروزشماره خبر:  468  |  تاریخ: 1399/08/26

گیلان امروز- معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد استان گیلان از راه اندازي سامانه جامع «مزیت سنجی شغلی» با هدف

 
شناسایی ظرفیت ها و مزیت هاي شغلی شهرستان هاي استان خبر داد. 

به گزارش فارس ، حبیب االله رضادوست با اشاره به راه اندازي سامانه ملی جامع «مزیت سنجی شغلی» در استان گیلان، اظهار کرد:

 
در این سامانه مزیت سنجی و اولویت بندي کسب وکارهاي موجود در هر شهرستان بر مبناي یک روش تحقیق انجام شده است. 

وي نقش آفرینی در بهبود فضاي کسب کار در استان را از برنامه هاي کمیته امداد عنوان کرد و گفت: در این روش تحقیق، یک

 
شناسنامه براي هر شهرستان و یک شناسنامه براي هر کسب وکار تدوین شده است. 

معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد استان گیلان از کارآفرینان، فعالان کسب وکار و دستگاه هاي اجرائی استان گیلان دعوت کرد
تا با مراجه به نشانی www.maziyatjob.emdad.ir، مزیت هاي شغلی شهرستان هاي استان را از طریق سامانه «مزیت سنجی

 
شغلی» کمیته امداد استخراج کنند. 

رضادوست با اشاره به اهداف راه اندازي این سامانه، بیان کرد: طرح ملی مزیت سنجی شغلی با هدف شناسایی ظرفیت ها و مزیت

 
هاي شغلی شهرستان هاي استان و با بهره گیري از جدیدترین روش هاي علمی راه اندازي شده است. 

معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد استان گیلان با بیان اینکه در این طرح به تحلیل وضعیت شهرستان به منظور آشنایی بیشتر
با ظرفیت هاي آن پرداخته شده است، افزود: در این سامانه، فهرست شغل هاي داراي مزیت در هر شهرستان بر اساس بوم منطقه،

 
مشخصات آب و هوایی، توان و ظرفیت سرزمین، ویژگی هاي اقتصادي و اجتماعی و موقعیت جغرافیایی رتبه بندي شده است. 

وي با اشاره به اینکه در این سامانه جامع در هر رسته کسب وکارهاي رایج به ترتیب اولویت مشخص شده گفت: در تحلیل مشاغل
موجود، مشاغل قابل توسعه و مشاغلی که هنوز در شهرستان راه اندازي نشده و پتانسیل ایجاد آن ها در شهرستان وجود دارد نیز

 
اشاره شده است. 

رضادوست صنعت، خدمات، صنایع دستی، صنایع غذایی، باغداري، طیور، دامداري، صنایع تبدیلی و تکمیلی، زراعت و شیلات را
ازجمله کسب وکارهاي داراي مزیت در رسته هاي شغلی عنوان کرد که در این سامانه به تفکیک هر شهرستان اولویت بندي شده

است.



پاي کرونا برگلوي گرد شگري فارس

منبع: روزنامه خبر جنوبشماره خبر:  469  |  تاریخ: 1399/08/26

مرجان د هقانی-خبرنگار«خبرجنوب»/وقتی مد یرکل میراث فرهنگی، گرد شگري و صنایع د ستی فارس خسارت بحران کرونا

 
به بخش گرد شگري استان را تا پایان سال 

10 هزار میلیارد ریال برآورد کرد ، آهی د وباره از نهاد مان بلند شد که کرونا چه برسر گرد شگري مان آورد ! سفر این ویروس چینی
ناشناخته چنان گلوي گرد شگري ایران را می فشارد که ممکن است بعد از رخت بر بستن اش از کشور و استان مان هم خسارت هاي
بر جا ماند ه از آن تا مد ت ها به ســاد گى و د ر کوتاه مد ت جبران نشود .حتی اگر وضعیت کرونا د ر تمام کشورهم سفید شود مد
ت ها طول می کشد تا حس امنیت و اعتماد براي سفر به ایران و فارس د وباره قوت بگیرد .صنعت گرد شگري قرار بود رونق بگیرد و
بیکاري د رفارس را به حد اقل برساند ؛ قرار بود با راه اند ازي د بیرخانه د ائمی، زمینه ساماند هی بیشتر روید اد هاي گرد شگري
فراهم شود . روید اد هایی مثل جشنواره گل و گلاب میمند فیروزآباد ، جشنواره گل و گلاب لایزنگان د اراب، جشنواره عرقیات و

 
سوغات شیراز،جشنواره نان هاي سنتی لارستان، جشنواره برفی و ورزش هاي زمستانی سپید ان و... . 

د ر کنارهمه این موارد یکی از مهم ترین موضوعاتی که صنعت گرد شگري اکنون باآن روبروست افراد و گروه هایی هستند که بیشتر
از 9ماه است معیشت و اشتغال شان تحت تأثیر تحولات و حواد ث کشور قرار گرفته و با شیوع ویروس کرونا رسماً بیکار شد ه اند و
بیمه هم ند ارند . براي جبران بخشی از زیان آن ها 16 میلیون تومان وام به ازاي هر شغل با نرخ سود 12 د رصد اعلام شد ه که د

 
وره بازپرد اخت آن د و سال است که باز هم آن ها د ر این شرایط قاد ر به پرد اخت اقساط خود نیستند . 

د ر همین ارتباط مد یرکل میراث فرهنگی، گرد شگري و صنایع د ستی فارس د ر گفت و گو با سرویس گرد شگري «خبرجنوب»
گفت: وزارتخانه به طور جد ي پیگیر تسهیلاتی است که قراربود بابت کرونا به فعالان گرد شگري اختصاص یابد . تعد اد ي از این
فعالان از تسهیلات ارایه شد ه استفاد ه کرد ند و تعد اد ي ازآن ها نیز به د لیل آنکه شرایطش را ند اشتند نتوانستند از آن تسهیلات
بهره ببرند . مصیب امیري، د ر رابطه با آخرین برنامه اي که وزارتخانه د ر این زمینه د ر نظر گرفته است افزود : قرار بر این است که
بازپرد اخت تسهیلات و وام هایی که فعالان گرد شگري گرفتند تا پایان سال امهال شود ؛ همچنین امهال هزینه هاي جاري مثل آب،
برق و مالیات؛ باید بانک ها د ر این زمینه همکاري کنند و د ر این شرایطی که اماکن گرد شگري امکان فعالیت ند ارند با این

 
راهکارها حد اقل هزینه هاي آن ها کاهش پید ا کند تا انشاا... کرونا رخت بربند د و رونق گرد شگري به حوزه ها بازگرد د . 

وي د ر مورد استفاد ه از فضاي مجازي د ر رونق گرد شگري نیز اظهار د اشت: فضاي مجازي براي معرفی اماکن گرد شگري و تشویق
به مسافرت خوب است اما آن زمانی که هتل ها نتوانند مسافر بگیرند و تورها هم نتوانند مسافر جابه جا کنند و د رآمد ي د اشته
باشند تاثیر چند انی بر رونق این صنعت ند ارند .به گفته امیري حوزه گرد شگري حوزه اي است که با سفر تحقق پید ا می کند

 
واکنون با توجه به این شرایط نمی توان انتظار د اشت که فضاي مجازي بتواند چند ان تاثیرگذار باشد . 

د ر پی شیوع بیماري کرونا هتل ها جزو اولین مشاغلی بود که فعالیت آنها متوقف شد و تا امروز هم همچنان رونقی د ر این بخش
ایجاد نشد ه است. قراراست براي بهبود حال گرد شگري بخش د ولتی و بخش خصوصی هر یک د ر جایگاه خود قرار بگیرند و خد
مات متقابل به هم د اشته باشند تا شاهد برطرف کرد ن مشکلات این صنعت د ر کشور و فارس باشیم. شاهد این مد عا هم مصوبه
هاي جور واجور د ولت د ر این بخش است؛ اما متاسفانه این مصوبه ها آنچنان که باید ، قد رت اجرایی ند ارند . چنانکه رئیس جامعه
هتلد اران فارس د ر رابطه با عد م استقبال هتلد اران از تسهیلات کرونایی فارس به« خبرجنوب »گفت: این تسهیلات د ر قالب سود
12 د رصد و به ازاي هر یک پرسنل 16 میلیون تومان پیش بینی شد ه بود و چون بانک ها ضمانت هاي سنگین می خواستند ، کسی
استقبالی نکرد .از یک طرف بانک ها هم حق د ارند براي ارایه تسهیلات ضمانت بخواهند و به قول معروف جاي پاي خود را محکم
کنند اما از سوي د یگر هتل ها هم د رصد اشغال پایینی د ارند . رستوران وکافی شاپ ها هم که تعطیل است و تنها به صورت بیرون



بر استفاد ه می شود آن ها د رآمد آنچنانی ند ارد که بخواهند وام بگیرند و قسط بد هند . وام زمانی خوب است که د رآمد ي وجود د

 
اشته باشد تا به راحتی باز پرد اخت شود . 

حسن سیاد تان ، شیوع ویروس کرونا را جهانی د انست اما د ر همین حال تاکید کرد : باید صبر کنیم ببینیم چه اتفاقی می افتد تا د
وباره گرد شگري رونق پید ا کند . ما نمی خواهیم هموطنان مان د ر این وضعیت به خاطر سفرد رگیر کرونا بشوند و براي راه افتاد ن

 
قطارگرد شگري باید صبر کنیم اما حد اقل د ولت باید این میان کمک کند . 

وي اد امه د اد : انتظار د اریم که وام ها را امهال کنند ؛ د ولت مصوبه د اد ه اما د ر هر استانی هر ارگانی ساز جد اگانه می زند و زیر

 
بار مصوبه هاي د ولت 

نمی رود . به گفته وي قرار است تا آخر سال 99 هزینه هاي جاري را د ریافت نکنند اما هیچ اد اره اي زیربار می رود و ما همچنان

 
هزینه آب و برق و گاز و مالیات را می پرد ازیم. 

رییس جامعه هتلد اران فارس اظهار د اشت: این د ر حالی است که هتل د ارها و آژانس د ارها هم ضرر کرد ند وهم نیروهاي شان را

 
از د ست د اد ند ؛ ولی با همه این اوصاف با برنامه هاي ستاد کرونا براي تعطیلی همراهی کامل را د اریم. 

سیاد تان افزود : براي رعایت پروتکل ها د ر هتل ها، 25 د رصد به هزینه هایمان اضافه شد ه است. تهیه ماسک و الکل و مواد ضد
عفونی کنند ه براي بقاي خود و سلامت پرسنل و میهمانان است که هزینه می کنیم و هیچ کس هم سهمیه اي د ر این میان به ما

 
نمی د هد و به هر قیمتی که باشد خود مان مجبوریم از بازار تهیه کنیم و نظارتی هم برروي هم قیمت ها نیست. 

این ها گوشه اي از باري است که این روزها بر د وش فعالان یکی از بخش هاي گرد شگري سنگینی می کند و بیم آن می رود که زیر

 
این بارها آنچنان از پا بیافتند که د یگر توانی براي سرپا ایستاد ن د وباره ند اشته باشند . 

/انتهاي متن/



کارشناس شبکه چه وظایفی دارد؟

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  470  |  تاریخ: 1399/08/26

فصل اقتصاد - در این گزارش شغل و وظایف کارشناس شبکه را بیان کرده ایم و اطلاعات لازم براي این شغل را شرح داده
ایم.

 
 

 
فصل اقتصاد - در این گزارش شغل و وظایف کارشناس شبکه را بیان کرده ایم و اطلاعات لازم براي این شغل را شرح داده ایم. 

به گزارش فصل اقتصاد ، اگر در حل مسائل و مشکلات توانمندید و به کار کردن با سخت افزار و نرم افزار کامپیوتر علاقه دارید،شغل

 
کارشناس شبکه مناسب شما است.  

 کارشناسان شبکه، شبکه هاي گسترده ( WAN ) و محلی ( LAN ) را ایجاد و پشتیبانی می کنند. محدوده این کار می تواند یک
طبقه از یک ساختمان و یا چندین کشور بوده و از تکنولوژي هاي مختلف از جمله فیبرهاي نوري و یا تکنولوژي هاي مایکروویوي می

 
توان استفاده کرد. 

همگام با افزایش حجم داده هایی که بین کامپیوترها منتقل می شوند، نیاز به ملزومات امنیتی نیز افزایش می یابد، لذا کارشناس

 
شبکه باید راه حل هایی را براي این تغییرات و نیازهاي امنیتی بیابد . 

وظیفه اصلی یک کارشناس شبکه این است که مطمئن باشد شبکه ظرفیت پاسخ گویی به نیازهاي مشتریان را داشته باشد و داراي

 
امنیت لازم است. 

کارشناس شبکه باید مهارت هاي سازماندهی و فناوري اطلاعات خوب و قوي اي داشته باشد همچنین باید به خوبی با افراد ارتباط
برقرار کند و بتواند مشکلات فنی را واضح و مشخص براي آنها شرح دهد. شما می توانید براي ورود به این کار تحصیلات دانشگاهی
در حوزه فناوري اطلاعات و کامپیوتر کسب کنید و یا از طریق انجام کارآموزي اقدام کنید. همچنین اگر سابقه کار با کامپیوتر در
حوزه هاي نصب و راه اندازي و پشتیبانی نرم افزاري یا سخت افزاري داشته و به این کار علاقه داشته باشید، می توانید به این حوزه

 
وارد شوید. 



 
 

امروزه با گسترش کامپیوتر در تمامی ابعاد زندگی انسان ها و الزام شرکت ها و سازمان ها براي استفاده از این فناوري به منظور امکان
رقابت با سایر شرکتها و توان پاسخ گویی به نیاز مشتریان، شبکه هم به عنوان یک مفهوم اساسی در کنار کامپیوتر توسعه پیدا کرده
است و هر کجا که تعداد کامپیوتر ها از یک دستگاه بیشتر می شود، به شبکه نیاز است. بنابراین برایکارشناس شبکه در همه جا کار

 
وجود دارد اما این کار به شکل هاي متفاوت انجام می شود. 

برخی از کارشناسان شبکه در واحد فناوري اطلاعات یا انفورماتیک سازمان ها استخدام هستند و بر شبکه آن سازمان نظارت دارند.
بعضی از آنها در شرکت هاي تخصصی شبکه اشتغال دارند و به صورت تخصصی همراه با سایر کارشناسان، خدمات تخصصی شبکه به

 
مشتریانشان ارائه می دهند و برخی دیگر هم به صورت شخصی و پروژه اي براي خودشان کار می کنند. 

در ادامه با وظایف و مسئولیت ها، دانش و مهارت مورد نیاز، تحصیلات لازم براي کارشناس شبکه و نحوه ورود به شغل، فرصت هاي

 
شغلی و بازارکار، درآمد و تیپ هاي شخصیتی متناسب با این شغل آشنا می شوید. 

 
 

 
وظایف کارشناس شبکه 

 
وظایف کارشناس شبکه به شرح زیر است: 

 
توانایی راه اندازي نرم افزارها و سخت افزارهاي جدید را به منظور راه اندازي شبکه و یا ارتقاء عملکرد و کارایی آن دارد. 

 
ایجاد حساب هاي کاربري، تعیین حیطه دسترسی و کلمه عبور براي کاربرانی که در محیط شبکه از امکانات آن استفاده می کنند. 

حفظ امنیت در شبکه از اصلی ترین وظایف کارشناس شبکه است زیرا استفاده کاربران از محیط شبکه باید همراه با امنیت کامل باشد
تا براي آنها مشکلی ایجاد نگردد. امنیت تبادلات مالی در محیط شبکه (بانکداري الکترونیکی) از مهمترین مصادیق نیاز به حفظ

 
امنیت در محیط شبکه است. 

 
عیوب شبکه را شناسایی و به رفع آنمی پردازد. 

 
براي تعمیر و نگهداري شبکه برنامه هاي زمانبندي شده اي تنظیم می کند.  



به کاربران نهایی خدمات فنی ارائه می کند براي اینکه گاهی اوقات برخی از کاربران شبکه دچار مشکلاتی می شوند که متخصص

 
شبکه باید براي رفع مشکل آنها اقدام نماید. 

 
بر نحوه استفاده از شبکه به صورت روزانه مدیریت و نظارت می کند.  

براي استفاده از تکنولوژي هاي جدیدبرنامه ریزي می کند این امر به منظور افزایش کارایی شبکه تحت کنترل یا بررسی و افزایش

 
قابلیت هاي آن براي استفاده کاربران است. 

 
مهارت و دانش مورد نیاز کارشناس شبکه 

یک کارشناس شبکه نیاز به مهارت هاي فناوري اطلاعات در حد عالی مخصوصا در حوزه سخت افزار و نرم افزارهاي مربوط به شبکه

 
دارد. 

مهارت حل مساله در حد عالی را باید یک کارشناس شبکه داشته باشد زیرا نحوه اجرا و پیاده سازي هرپروژه شبکه متفاوت از دیگري
است و براي اجراي بهینه هر یک از آنها باید مسائل مخصوص به آنها را در نظر گرفته و راهکار مناسب براي آن ارائه داد. به عنوان
مثال براي ایجاد شبکه کامپیوتري در یک ساختمان باید به نحوه چیدمان دیوارها، ورودي سیم تلفن به ساختمان، تعداد کامپیوترهاي
مورد نیاز براي اتصال به شبکه و محل استقرار آنها و همچنین مشخصات و محل استقرار سرور (در صورت نیاز) توجه نمود و متناسب

 
با آنها بهترین راهکار استقرار شبکه مورد نظر را ارائه داد. 

 
مدیران شبکه نیز باید داراي مهارت سازماندهی براي اولویت بندي وظایف را داشته باشد. 

توانایی توضیح شفاف و واضح مباحث فنی از دیگر مهارت هاي کارشناس شبکه است چراکه این امر براي کارفرمایان یا تکنسین هاي

 
فعال در پروژه امري ضرروي است. 

توانایی کار تیمی براي کارشناس شبکه بسیار مهم است زیرا در بسیاري از موارد پروژه هاي شبکه به صورت تیمی اجرا می شود و

 
براي انجام شدن بهتر کارها به این توانایی نیاز است. 

 
به روز نگه داري سیستم ها متناسب با آخرین پیشرفت ها و تکنولوژي ها از مهم ترین مهارت هاي کارشناس شبکه است. 

 
تحصیلات لازم براي کارشناس شبکه 

معمولا فارغ التحصیلان کارشناسی در علوم کامپیوتر، مهندسی کامیپوتر (به خصوص سخت افزار)، مهندسی فناوري اطلاعات و یا
کارشناسی ارشد در یکی از گرایش هاي ارشد مهندسی کامپیوتر و گرایش هاي ارشد مهندسی فناوري اطلاعات، و یا رشته شبکه هاي

 
کامپیوتري (در دانشگاه علمی کاربردي) وارد این شغل می شوند. 

البته براي رشته هاي دیگر نیز افرادي که دوره هاي تخصصی را در آموزشگاه هاي معتبر گذرانده و تجربه لازم را کسب کنند، می

 
توانند در این حرفه وارد شوند . 

در حال حاضر بسیاري از افراد به جاي اینکه در دانشگاه وارد رشته هاي فوق الذکر شوند، با استفاده از آموزش هاي ارائه شده در
آموزشگاه هاي آزاد، مدارك معتبر و قابل قبولی دریافت کرده و به راحتی جذب بازارهاي کار داخلی و بین المللی می شوند. مهمترین
این مدارك، MCSA (پیاده سازي، مدیریت و رفع عیب شبکه هاي ویندوزي) و MCSE (شامل MCSA و طراحی شبکه هاي

 
ویندوزي) است.  

 
 

وضعیت بازارکار و استخدام کارشناس شبکه 



شما به عنوان کارشناس شبکه می توانید در سازمان ها و شرکت هاي مختلف دولتی و خصوصی کار کنید. همچنین می توانید در
شرکت هاي حوزه فناوري اطلاعات استخدام شده و یا به صورت قراردادي با آنها کار کنید. با کسب تجربه بیشتر هم می توانید به رده

 
هاي مدیریتی در این حوزه دست یابید . 

هرچند که تا کنون آمار رسمی در رابطه با میزان استخدام کارشناسان شبکه در کشور منتشر نشده است، اما از شواهد و اطلاعات
برگرفته شده از بازار کار ایران پیداست که میزان استخدام و اشتغال متخصصین این بخش نسبت به میانگین مشاغل بالاتر است و این
امر به دلیل افزایش استفاده از کامپیوتر و نرم افزار به صورت گسترده در سال هاي اخیر در کشور است. امروز تقریبا نمی توان شرکت
یا سازمانی را در کشور پیدا کرد که از نرم افزار و کامپیوتر براي انجام عملیات مختلف مالی، اداري و حرفه اي خود استفاده نکند. در
این صورت براي استفاده و بهره برداري مناسب از آنها به کمک متخصصین مختلفی از جمله کارشناس شبکه نیاز جدي خواهد داشت.
همچنین پیش بینی می گردد با وابستگی بیش از پیش شرکت ها و سازمان ها به کامپیوتر و شبکه هاي کامپیوتري و توسعه آن در

 
کشور، شاهد افزایش بیشتر میزان اشتغال، کارآفرینی و استخدام در این بخش در سال هاي آتی باشیم. 

 
شخصیت هاي مناسب شغل کارشناس شبکه 

در یک انتخاب شغل صحیح و درست، عوامل مختلفی از جمله ویژگی هاي شخصیتی، ارزش ها، علایق، مهارت ها، شرایط خانوادگی،
شرایط جامعه و ... براي هر فرد باید در نظر گرفته شوند. یکی از مهم ترین این عوامل ویژگی هاي شخصیتی است. شناخت درست
شخصیت هر فرد فرآیندي پیچیده و محتاج به تخصص و زمان کافی است. البته هر فردي ویژگی هاي منحصربه فرد خود را دارد،

 
حتی افرادي که به نوعی تیپ شخصیتی مشابه دارند، باز هم در برخی موارد با یکدیگر متفاوت هستند. 

به طور کلی همیشه افراد موفقی از تیپ هاي شخصیتی مختلف در تمام مشاغل هستند و نمی توان دقیقا اعلام کرد که فقط تیپ
هاي شخصیتی خاصی هستند که در این شغل موفق می شوند. اما طی تحقیقاتی که صورت گرفته تیپ هاي شخصیتی اي که براي

این شغل معرفی می شوند، عموما این کار را بیشتر پسندیده و رضایت شغلی بیشتري در آن داشته اند.



رضا ضراب در خانه امن اف بی آي | مافیاي کاسبان تحریم با شیپور هم

شناسایی نمی شوند

منبع: کبنا نیوزشماره خبر:  471  |  تاریخ: 1399/08/26

غلامحسین دوانی معتقد است: در ایران با وجود تصویب قانون سوت زنی اما هنوز عدم اعتماد افراد به حفظ امنیت و مصونیت
شغلی شان سبب شده افشاي اطلاعات به ویژه در مورد پرونده دانه درشت ها با محافظه کاري همراه شود. معمولا هر وقت

می خواهند قانون یا مقرراتی را خنثی کنند بلافاصله موضوع امنیت ملی و قید ...

 
 

کبنا ؛دولت ها چون می دانند افشاي اعمال خلاف به ویژه در مورد «یقه سفیدها و مأموران ارشد دولت» می تواند تبعات جانی، مالی
براي افشاگر به همراه داشته باشد، با تصویب قوانین حمایتی خاص، افشاگران را زیر چتر حفاظ امنیتی خود قرار می دهند. در واقع در
کشورهایی که انضباط مالی، شفاف سازي و حساب وکتاب حاکم است، افشا و افشاگري فعالیت هاي غیرقانونی و تخلفات به رفتار
اجتماعی تبدیل شده است. به طوري که براي این عمل سازوکارهاي خاصی پیش بینی شده و افشاگران در امنیت قضائی قرار می
گیرند. غلامحسین دوانی، عضو برجسته جامعه حسابداران رسمی ایران، عضو انجمن حسابداران خبره آمریکا و از فعالان مبارزه با فساد
در گفت وگو با «شرق» می گوید: پوشش مصونیت قضائی است که باعث شده در بسیاري موارد متهمان و حتی مجرمان اطلاعات
محرمانه خود را براي محاکم و مأموران افشا کنند و علاوه بر آنکه در احکام آنها تخفیف قابل ملاحظه صادر می شود، در امنیت قضائی
نیز قرار می گیرند که نمونه بارز آن همکاري و افشاگري رضا ضراب با اف بی آي در افشاي معاملات پول شویی و جادادن ایشان در

 
خانه هاي امن پلیس امنیت در آمریکا و مختومه شدن پرونده او بود. 

در ایران با وجود تصویب قانون سوت زنی اما هنوز عدم اعتماد افراد به حفظ امنیت و مصونیت شغلی شان سبب شده افشاي اطلاعات
به ویژه در مورد پرونده دانه درشت ها با محافظه کاري همراه شود. دوانی معتقد است: معمولا هر وقت می خواهند قانون یا مقرراتی را
خنثی کنند بلافاصله موضوع امنیت ملی و قید محرمانگی را پیش می کشند. در چنین مواردي به ویژه در کشور ما که مهر محرمانه و

 
امنیت ملی بر بسیاري پرونده ها و مسائل زده شده به این معنی است که دیگر سوت نزنیم. 



 
 

فساد گسترده اقتصادي در ایران باعث شده مسئولان به فکر استفاده از قانون سوت زنی یا افشاگري فساد بیفتند و آن را در دستور کار

 
قرار دهند. چرا این طرح که در مجلس در سال 98 مطرح شد هنوز به سرانجام نرسیده است؟ 

فروردین ماه سال 1398 نخستین طرحی که در مجلس دهم اعلام وصول شد طرح «حمایت و صیانت از کاشفان و گزارشگران فساد»
بود. این طرح در حالی به صورت عادي اعلام وصول شده بود که تقریبا تمام نمایندگان مجلس می دانند اگر طرحی در دوساله دوم
مجلس به صورت عادي اعلام وصول شود، نوبت به رسیدگی به آن نخواهد رسید اما به هرحال این طرح به امضاي 66 نماینده رسیده
بود. سرانجام نمایندگان در جلسه علنی روز یکشنبه مورخ 27 مهرماه با تصویب یک فوریت طرح حمایت از افشاکنندگان فساد

 
موافقت کردند. 

بر اساس ماده واحده طرح حمایت و صیانت از کاشفان و گزارشگران فساد مقرر شد که از تاریخ تصویب این قانون اشخاص حقیقی یا
حقوقی یا کارمندان گزارش دهنده هریک از جرائم موضوع «بند الف ماده 1» قانون ارتقاي سلامت نظام اداري و مقابله با فساد مصوب
هفتم آبان ماه 1390 علاوه بر برخورداري از حمایت هاي ماده 17 قانون ارتقاي سلامت نظام اداري و مقابله با فساد از حمایت هاي

 
قانونی حمایت از آمران به معروف و ناهیان از منکر مصوب 21 خردادماه 1394 نیز بهره مند شوند. 

همچنین در این طرح براي صیانت از افشاگران مواردي همچون حفاظت از اقدامات تلافی جویانه مانند تنزل رتبه، اخراج، تعلیق،
تهدید و تحدید اداري، کاهش مزایا، عدم ارتقاي شغلی علی رغم شایستگی و... پیش بینی و مقرر شد که افشاگران اولویت در ارتقا و
انتصاب دستگاه متبوع و معرفی به عنوان کارمند برجسته مدنظر قرار گیرند مضافا دریافت نشان مبارزه با فساد و تخلف پرداخت تا 20
درصد از جزاي نقدي و وصول شده به هریک از اشخاص حقیقی یا حقوقی کاشف یا گزارشگر جرم نیز در طرح نمایندگان پیش بینی
شده است. همچنین قرار بود متن زیر به عنوان تبصره 6 به ماده « 19» قانون مجازات اسلامی با اصلاحات و الحاقات بعدي آن الحاق
شود؛ جزاي نقدي در تمامی جرائم موضوع «بند الف ماده 1» قانون ارتقاي سلامت نظام اداري و مقابله با فساد که تاریخ وقوع آن پس

 
از فروردین ماه 98 باشد به میزان 40 درصد افزایش می یابد. 

البته مشخص است که صرف قانون گذاري مشکل را حل نخواهد کرد بلکه در درجه نخست عزم ملی براي مقابله با فساد و بی قانونی
اولویت دارد. بررسی سوابق تاریخی در دوران معاصر حاکی از آن است که نخستین اختلاس و فساد مالی توسط عبدالحسین
تیمورتاش ،وزیر دربار رضاشاه با همدستی شرکاي آلمانی او دکتر لیندون بلات و کوستاوفوگل در بانک ملی ایران صورت گرفت که

 
آخر و عاقبت خوبی هم برایش به ارمغان نیاورد. 

بر اساس مصوبات کمیته سوت زنی در بورس آمریکا بین 10 تا 30 درصد و در کانادا بین پنج تا 15 درصد جرائمی که توسط بورس یا
دولت بابت تخلفات و تقلباتی که توسط افشاگران «سوت زنان» اعلام و منجر به دریافت جرائمی بیش از یک میلیون دلار توسط دولت
یا بورس می شود به «سوت زنان» ذي ربط تعلق می گیرد. بر اساس اطلاعات تارنماي انجمن بازرسان تقلب در آمریکا بیش از 60
درصد تقلبات و فساد از طریق سوت زنی لورفتن افشا شده اند. با توجه به اینکه در دهه گذشته شاخص درصد فساد در ایران از سال
1391 تا 1398 بین 25 تا 30 از عدد 100 بوده شاخص 100 پاك ترین اقتصاد، تصویب و ضرورت اجراي این طرح دوصدچندان

 
است. 

 
با توجه به محدودیت هاي مالی و بودجه اي، اجراي طرح سوت زنی درباره افشاگري باندهاي فاسد چقدر ضرورت دارد؟ 

واقعیت این است که حجم فساد در کشور به قدري زیاد شده که سروصداي مردم هم بلند شده و برخی افراد دوراندیش حاکمیت هم



نگران شده اند؛ بنابراین درصدد برآمده اند تا با تصویب قانون و مقرراتی شاید بتوانند قلمرو فساد را محدود کنند. از طرف دیگر
محدودیت هاي مالی - بودجه اي و نیاز حاکمیت به منابع مالی راهکاري مگر برخورد با فساد و محدودکردن آن ندارند. البته باید
تأکید کنم فساد همزاد بشریت و فسادهاي سازمان یافته سرمایه داري جنائی مولود سرمایه لجام گسیخته اي است که جهان را در
چنبره 50 ابرشرکت فرامرزي بین المللی قرار داده، به طوري که امروز مقابله با فساد جهان گیر شده و نیازمند اقدامات مشترك بین
المللی است. ابعاد فساد در جهان به ویژه بعد از فروپاشی اتحاد جماهیر شوروي و سیطره نظم نوین جهانی به شدت گسترش یافته به
طوري که دفتر مقابله با مواد مخدر و جرم سازمان ملل متحد در 31 اکتبر 2003، روز نهم دسامبر هر سال را روز مبارزه با فساد

 
معرفی کرده است. 

بررسی هاي به عمل آمده نشان می دهد از نیمه دوم قرن بیستم شاهد رویش حکومت هایی هستیم که اصطلاحا آنها را حکومت هاي
«کلپتوکراسی» می نامند که به معناي حکومت هاي دزدسالار است. در این نوع حکومت ها که عموما در جهان سوم و در کشورهاي
داراي منابع زیرزمینی نفت، گاز و معادن هستند با اختلاس و تقلب در بودجه هاي دولتی منافع مردم فداي افزایش ثروت و قدرت
سیاسی شخصی طبقه حاکم می شود. در همین رابطه جورج بوش، رئیس جمهور اسبق ایالات متحده، در سال 2006 تلاش کرد
مبارزه با فساد دولتی را به عنوان یک مسئله اولویت دار در دستور کار سی ودومین نشست گروه هشت در سن پترزبورگ روسیه قرار

 
دهد و کمی بعد، در ایالات متحده «راهبرد ملی بین المللی ساختن اقدامات بر ضد دزدسالاري» اعلام شد. 

همین مفاهیم و نگرش ها حاکی از آن است که فساد مثل موریانه درخت زندگی جوامع را تهدید؛ بنابراین مبارزه با آن یک دستور کار
عام است و همه آحاد جامعه باید در این مبارزه مشارکت کنند که پدیده سوت زنی در این مشارکت نقش اساسی دارد. بدون شک
نظام پاسخ گویی بر سیستم حسابرسی مستقل و بی طرفانه همراه با کارکرد سیستم سوت زنی می توانند بازخورد مناسب مقابله با

 
فساد باشند. 

 
پدیده سوت زنی در جهان از چه زمانی به عنوان یک عمل مقابله با فساد شناخته شد؟ 

افشاگر یا سوت زن یا به قول خودمان خبرچین به کسی گفته می شود که اطلاعات مستندي را از فعالیت ها و عملیات هاي خلاف
قانون و فسادهایی مانند کلاهبرداري، تقلب، رشوه، پول شویی، سوءاستفاده از قدرت یا سوء مدیریت شخص یا اشخاصی را براي عموم
یا مقامات دولتی افشا کند که با توجه به اینکه برخی اطلاعات کشوري ممکن است جنبه امنیتی یا محرمانه داشته باشد، ما در عمل با
دوگونه افشاگر مواجه می شویم: افشاگر قانونی که آن را سوت زن (whistleblower) می نامند و افشاگري (Leaker) که به طور

 
غیرقانونی در رسانه ها یا شبکه هاي اجتماعی به این کار دست می زند. 

اگرچه در ادبیات سوت زنی گفته شده که اصطلاح سوت زن مسبوق به فعالیت پلیس هاي اسکاتلندیارد بوده که هنگام مشاهده یک
فرد خلافکار براي هشدار به سایر پلیس ها در سوت خود می دمیدند و حضور یک خلافکار را در یک محدوده اعلام می کردند تا سایر
پلیس ها در جریان یک عمل خلاف قرار بگیرند و هشیاري دستگیري شخص خاطی را داشته باشند اما با بررسی بیشتر مشخص می
quitam =شود سابقه اولیه پدیده سوت زنی در انگلستان در قرون وسطا به سال 695 میلادي بازمی گردد که قانون کوي تام

 
rulings اجرا می شود. براساس این قانون، شخص افشاکننده عملا شریک در نیمی از سود کشف فساد می شد. 

مطالعه پیشینه این پدیده نشان می دهد که بعدها یعنی سال 1686 نیز در آمریکا قانونی وجود داشته که اگر شخصی تخلفات در
فروش نان را گزارش کند، پاداشی معادل یک سوم جریمه اي که از متخلف اخذ می شد، به او تعلق می گرفت. البته در آمریکا در
سنوات بعد از استقلال یعنی سال 1776 نخستین قوانین حمایت از سوت زنان را تصویب کرد و بعد از آن، در چندین مرحله قوانین
مربوطه را روزآمد کرد. البته مشخص است که صرف قانون گذاري مشکل را حل نخواهد کرد، بلکه در درجه نخست عزم ملی براي
مقابله با فساد و بی قانونی اولویت دارد تا به بخش هاي مختلف مثل بخش سلامت، بازار بورس و سهام و تخلفات و فرار مالیاتی می

 
تواند توسعه یابد. 

آن گونه که پایگاه سوت زنان بین المللی گزارش داده، دولت آمریکا از 30 سال گذشته تاکنون نزدیک به پنج میلیارد دلار به سوت
زنان پاداش پرداخت کرده است. جالب است بدانید بورس آمریکا در سال 2012 بالغ بر 676 میلیون دلار به 108 افشاگر و از آغاز
سال 2020 تاکنون که بورس آمریکا نوسانات متعددي را تجربه کرده و سهام شرکت هاي زیادي براي اولین بار در بورس عرضه شده
که با تقلب و فریب کاري همراه بوده اند، معادل 175 میلیون دلار به 39 افشاگر پرداخت شده است. البته باید توجه داشت که ابعاد



 
سوت زنی صرفا به افشاي فساد مالی محدود نمی شود بلکه کل جرائم سازمان/یافته و قانون گریزي را دربر می گیرد. 

 
افشاگر مجاز است چه نکات و مواردي را در گزارش افشاگري یا سوت زنی خود اعلام کند؟ 

به استناد قانون فدرال حمایت از سوت زنان آمریکا، علاوه بر افشاي فساد مالی و تقلب ها، تمام فعالیت هاي زیر که توسط هر شخصی
انجام می شود یا شخصی سایرین را وادار به انجام آن کند، قابلیت افشاگري و سوت زنی دارد: هرگونه تبعیض غیرقانونی «براساس
نژاد، رنگ، مذهب، جنسیت، ملیت، سن، معلولیت، وضعیت تأهل و گرایش سیاسی». در این رابطه جالب است بدانیم حتی در

 
پرسشنامه هاي استخدامی، سؤال کردن از دین و مذهب نیز ممنوع اعلام شده است. 

خویشاوندگماري یا قومی گرایی «Nepotism »، اعمال تبعیض هاي شغلی، اجبار کارکنان به فعالیت سیاسی و هرگونه مجازات
اشخاص افشاگر «سوت زن» ممنوع است. شما اگر همین موارد را با روال و رفتارهاي اداري در ایران مقایسه کنید یا سرانجام افشاگر
فسادهاي شهرداري را پیگیري کنید، می فهمید که صرف تصویب قانون راهگشا نیست بلکه اجراي درست قانون و توسعه فعالیت هاي
شیپورچیان می تواند مؤثر باشد. تأکید می کنم در ایران کار از سوت زنی گذشته است با برخوردهاي قضائی جدي و به دور از مسائل

 
جناحی و سیاسی می توان امید به مبارزه با فساد داشت. 

ما باید از تجربیات جهانی موفق در این زمینه حتما استفاده کنیم و علاوه بر مصونیت جانی، مالی و اجتماعی سوت زنان با پرداخت
بخشی ازمنابع بازیافته و جرائم متعلقه به افشاگران سیستم تشویقی را که بسیار ارزان تر و کارآمدتر از دستگاه دیوان سالاري بازرسی
است، توسعه دهیم. به طورمثال اگر در یک چرخه فساد گروهی 10نفره سهم هر یک هزار دلار باشد ولی دستگاه مالیاتی یا انتظامی
کشور پاداش افشاي آن را هزارو 500 دلار اعلام کند، شک نکنید یکی از مجرمان تن به همکاري خواهد داد؛ کما اینکه بسیاري از
جرائم مافیاي مالی در جهان با همین روش کشف شده اند. درواقع با اجراي این روش دستگاه قضائی از یک طرف مبلغ 10 هزار دلار

 
را کشف و با اخذ جرائم مربوطه فقط هزارو500 دلار آن را به عنوان پاداش سوت زنی پرداخت می کند. 

 
حفاظت و امنیت مالی، جانی و اجتماعی افشاگران یا سوت زنان چگونه تأمین می شود؟ 

دولت ها چون می دانند افشاي اعمال خلاف به ویژه درمورد «یقه سفیدها و مأموران ارشد دولت» می تواند تبعات جانی-مالی براي

 
افشاگر به همراه داشته باشد، با تصویب قوانین حمایتی خاص افشاگران را زیر چتر حفاظ امنیتی خود قرار می دهند. 

درواقع در کشورهایی که انضباط مالی، شفاف سازي و حساب و کتاب حاکم است، افشا و افشاگري فعالیت هاي غیرقانونی و تخلفات
به رفتار اجتماعی تبدیل شده است. به طوري که براي این عمل سازوکارهاي خاصی پیش بینی و افشاگران در امنیت قضائی قرار می
گیرند. درواقع همین پوشش مصونیت قضائی است که باعث شده در بسیاري موارد متهمین و حتی مجرمان اطلاعات محرمانه خود را
براي محاکم و مأموران افشا و علاوه بر آنکه در احکام آنها تخفیف قابل ملاحظه صادر شده در امنیت قضائی نیز قرار گرفته اند که
نمونه بارز آن همکاري و افشاگري رضا ضراب با اف. بی.آي در افشاي معاملات پولشویی و جادادن ایشان در خانه هاي امن پلیس

 
امنیت در آمریکا و مختومه شدن پرونده او بود. 

« UBS» است. او کارمند بانک سوئیسی (Bradley Birkenfeld) نمونه مشخص و معروف دیگر داستان آقاي بریدلی بیرکنفلد
بود. این بانک اساسا و همیشه مظنون به فعالیت هاي پولشویی بوده است. آقاي بریدلی بیرکنفلد در همان زمانی که در بانک مشغول
کار بود، به جرم همکاري با یک میلیاردر کالیفرنیایی براي فرار مالیاتی، به 2,5 سال زندان محکوم شد اما پس از آزادي کلیه اطلاعات
پنهان خود را درباره نحوه کمک این بانک سوئیسی به ثروتمندان آمریکایی، براي دورزدن نظام مالیاتی آمریکا در اختیار سازمان
مالیاتی آمریکا «IRS= Internal Revenue Service» قرارداد و از آنجا که سازمان مالیاتی آمریکا توانست مبلع 780 میلیون
دلار بابت تخلفات اثبات شده از بانک مزبور وصول کند، در سال 2012 حدود 14 درصد جریمه مذکور یعنی معادل 104 میلیون دلار
به این مجرم آزادشده بابت حق سوت زنی پرداخت کرد و ایشان به عنوان ثروتمندترین سوت زن تاریخ مشهور شد. هدف سازمان
مالیاتی آمریکا از پرداخت این پاداش علاوه بر قدردانی از افشاگري هاي مفید آقاي بریدلی، تشویق سایر اشخاص به افشاي فسادها و
راه هاي دورزدن قانون بود. کاري که اگر در ایران صورت می گرفت، باعث افشاي حیف ومیل میلیاردها دلار به بهانه دورزدن هاي

 
تحریم توسط باندهاي فاسد هم می شد. 

 
چرا این قانون و پدیده در ایران نتوانسته اجرائی و کارساز باشد؟ 

واقعیت هاي موجود نشان دهنده شکاف بی اعتمادي بین مردم و دولت است. به طوري که مردم هر عملی را به دولت نسبت می



دهند؛ بنابراین طبیعی است که مردم چون بر این باور هستند که «کارد دسته خود را نمی برد» و به منظور حفظ جان خود تا زمانی
که دولت نتواند اعتبار و اعتماد را به جامعه بازگرداند، نمی توان از تصویب یک طرح یا لایحه انتظار «سوت زنی و افشاگري عام»
داشت، زیرا مردم به این نتیجه رسیده اند که در ایران شاید شیپور هم نتواند حجم فساد را افشا کند، چه رسد به سوت زنی. نگاهی به
بازداشت هاي اطرافیان مسئولان کشور، از وزرایی که مدعی پدر یا مادر صنعت هم بوده اند تا معاون اجرائی سابق قوه قضائیه و برخی
مدیران ارشد شبکه بانکی کشور، سیطره فساد و ابعاد آن نشان می دهد. بدیهی است چنانچه عزم ملی مقابله با فساد و تقلب وجود
داشته باشد، در عصر جهانی شدن و پیچیدگی شبکه هاي فساد و جرائم سازمان یافته این ابزار مشابه همه کشورهاي دنیا کارآمد
خواهد شد. تجربه و آمار جهانی و تجربیات پلیس ایران هم مؤید این امر است که بسیاري فسادها عملا کشف نمی شوند بلکه لو می
روند؛ چراکه فساد و تقلب عموما با تبانی و دسته بندي همراه هستند و کافی است یکی از زنجیره هاي این فساد لو رود تا کل آن افشا

 
و برملا شود. 

 
پیش فرض هاي استقرار نظام افشاگري مبتنی بر واقعیت ها در مسیر شفاف سازي و حساب دهی چیست؟ 

شاید بد نباشد اشاره اي به سوابق امر در آمریکا به عنوان پیشتاز نظام سرمایه داري جهان بینداریم. بررسی اجمالی موضوع بیان گر
آن است که در آمریکا در سال 1863 مدت ها پیش قانون ادعاهاي نادرست «قانون United States False Claims Act» را
که معروف به «قانون لینکلن» است، براي پشتیبانی و حمایت از سوت زنان تصویب و اجرائی شد که براساس مفاد این قانون براي
تشویق افشاگران درصدي از مبلغ پول بازیافت شده یا زیان پیش گیري شده ازسوي دولت به آنان پرداخت شده و همچنین وظیفه
دولت است تا از این افراد محافظت لازم را به عمل آورد. از سوي دیگر و به موجب یک قانون دیگر به نام قانون فدرال حمایت از سوت

 
زنان 

 
 «Federal Employee Whistleblower Protection Act»

که از سال 1989 تصویب شده، چنانچه شخصی از نظر قانون به عنوان افشاکننده ثبت شده باشد و پس از افشاي اعمال خلاف قانون
سایر اشخاص اعم از حقیقی یا حقوقی مورد تهدید از سوي خاطیان قرار گیرد، دولت فدرال آمریکا مکلف به حمایت همه جانبه از او
خواهد بود. از آنجا که وسعت و ابعاد سیطره سرمایه در ایالات متحده آمریکا بسیار بزرگ است و ذات سرمایه داري با ریسک، حقه
بازي، تقلب و خلاف به ویژه در بخش بانک و بیمه همراه است، به موجب قانون حمایت از افشاگر بیمه اي، افشاگرانی که تقلبات و

 
تخلفات و خلافکاري هاي بیمه اي را مستند اعلام کنند، به پاداش هاي خاص مالی دست خواهند یافت. 

مضافا پس از واکاوي علل بحران سال 2008 بازارهاي مالی قانون «اصلاح وال استریت و حمایت از مصرف کننده» یا «قانون داد-
فرانک» Dodd-Frank Wall Street Reform and Consumer (Protection Act) در زمان ریاست جمهوري باراك
اوباما، رئیس جمهور پیشین آمریکا، به تصویب رسید که باعث شد تاکنون بسیاري تقلب ها و فعالیت هاي غیرقانونی ابَرَشرکت ها افشا

 
شوند. 

 
اطلاع دارید در کدام کشورها قانون حمایت از سوت زنان وجود دارد؟ 

پدیده هاي مناسب و راهکارهاي عملی و اجرائی به محض آنکه در یک کشور جواب داد بقیه کشورها نیز از آن استفاده می کنند به
خصوص که در عصر جهانی سازي و انفجار اطلاعات دسترسی به تجربیات دیگران با ظهور اینترنت فضایی با یک کلیک امکان پذیر
است. درحال حاضر قانون حمایت از سوت زنی با یک چارچوب مشخص بر مبناي خصوصیات و ویژگی هاي کشورها در اتحادیه اروپا،

 
انگلستان، استرالیا، کانادا، مالزي، ژاپن، هندوستان، ایرلند، کره جنوبی و آفریقاي جنوبی وجود دارد و به طور فعال عمل می کند. 

ویژگی سوت زنی آن است که عموما شامل حال بزرگان یا ببرهاي میدان می شوند نه مگس هاي فساد و کارکنان دون پایه. چرایی
موضوع هم مشخص است. براساس گزارش سالانه انجمن بازرسان تقلب «CFE» در سال 2019 حدود پنج درصد درآمد شرکت ها در
فرایند فساد و تقلب حیف و میل می شود و حجم فساد جهانی شامل تقلب، اختلاس و پول شویی نیز تقریبا پنج درصد تولید ناخالص
جهانی یعنی حدود پنج هزار میلیارد دلار برآورد می شود که بیشترین آنها توسط دانه درشت ها صورت می گیرد. همین جا باید
تأکید کنم فساد سه هزار میلیاردتومانی در زمان خودش بزرگ ترین فساد کشف شده جهان بود، زیرا با مقایسه تولید ناخالص داخلی

 
آن سال این فساد حدود یک درصد تولید ناخالص داخلی کشور بود. 



 
آیا قانون براي افشاي تخلفات، حد و مرزي تعیین کرده است؟ 

ببینید معمولا هر وقت می خواهند قانون یا مقرراتی را خنثی کنند بلافاصله موضوع امنیت ملی و قید محرمانگی را پیش می کشند.
در چنین مواردي که مهر محرمانه و امنیت ملی بر بسیاري پرونده ها و مسائل زده شده یعنی دیگر سوت نزنیم و احتمالا چشمک

 
بزنیم. 

Panama» بد نیست بدانیم ظهور پدیده هایی مثل پایگاه اطلاع رسانی ویکی لیکس، ماجراي اسنودن، افشاي ماجراي دروازه پاناما
Gate» و این آخري ها اسناد بهشت «Paradise Document» دقیقا در همین رابطه صورت گرفت که دولت ها سعی در پنهان
کاري خلافکاري هاي خودشان داشتند و چون این اعمال خلاف را زیر پوشش واژه امنیت ملی به کار می بردند، افشاگرانی نظیر
آسانی و اسنودن ناچار شدند پایگاه اطلاعات خاصی را براي افشاي این عملیات ضدانسانی راه اندازي کنند و من شخصا اعتقاد ندارم
در عصر اطلاعات بتوان پنهان کاري کرد، لذا بهترین روش و شیوه آشکارسازي مناسبات دولت و مردم است. در همین راستا از مدت
ها پیش افرادي که به حقوق شهروندي و شفاف سازي اطلاعات اعتقاد دارند کوشش کرده اند از طریق دستیابی به درزهاي اطلاعاتی
«Leak» اطلاعات محرمانه ضد قانون اساسی کشورشان و ضد حقوق شهروندان دولت ها را افشا کنند که ویکی لیکس و اسنودن و

 
آن حسابداري که اسناد پاناما را افشا کرد در همین زمره هستند. 

در واقع ما با ظهور شیپورچی ها در کشورها مواجه شده ایم که دروغگویی، کارهاي خلاف دولت ها و مقامات ارشد حکومتی را رو می
کنند. درواقع سوت زنی منحصر به تقلب و فساد مالی نیست، بلکه هر کجا که بخشی از بیت المال نقض می شود هم باید سوت زنی
که چه عرض کنم شیپورزنی هم کرد البته ما در ایران در آغاز راه هستیم و تبعات زیادي دامن گیر سوت زن ها خواهد شد، ولی
بالاخره مثل خارجی ها باید از یک جایی شروع کرد وگرنه دامنه فعالیت هایی که مشمول سوت زنی در ایران می شود، بسیار گسترده

 
است. 

شاید ذکر چند مثال که مشابه آن در ایران هم وجود دارد ولی کسی کاري به آنها ندارد خالی از فایده نباشد. به طور مثال ما روزانه در
مراجعات به ادارات دولتی شاهد هنجارشکنی هایی نظیر رشوه دهی، خلافکاري در انجام وظیفه، رعایت نشدن حقوق شهروندي در
مراجع قضائی، پاسخ گونبودن مأموران دولتی به مراجعان در دستگاه هاي دولتی، تعرض یا رعایت نشدن حقوق بیمار در بیمارستان
هستیم که ظاهرا در همه دستگاه هاي دولتی یک صندوق شکایات و پیشنهادات هم هست و بالاتر ما در برخی دستگاه هاي نظارتی
نظیر سازمان بازرسی کل کشور و قوه قضائیه مدت هاست شاهد رونمایی سامانه سوت زنی در سایت سازمان بازرسی کل کشور
هستیم اما آیا در ایران هم شاهد آن خواهیم شد که سوت زنان، بیمارستان ها و پزشکانی را که بدون دلیل و صرفا براي کسب
درآمدزایی بیجا، بیماران را راهی آزمایشگاه ها می کنند، افشا کنیم؟ یا سوت زنی در کارخانجات خودروسازي مشابه فولکس واگن
منجر به آن خواهد شد که مدیران کارخانجات خودرویی که قطعات و لوازم غیر استاندارد در اتومبیل ها کار می گذارند افشا و جریمه
شوند. بدیهی است چنانچه نظام سوت زنی به درستی انجام شود دیگر شاهد پتروشیمی گیت، رفیق گیت طبري، دارو گیت، داستان

 
بابک زنجانی و آقازاده هاي بی هویت کمتر خواهیم بود. 

 
رضا ضراب کیست؟ 

رضا ضراب یا رضا صراف (زاده 12 سپتامبر 1983 یا 22 شهریور 1362 در تبریز )، بازرگان ایرانی مستقر در ترکیه است. او تابعیت

 
ایران، ترکیه، جمهوري آذربایجان و گذرنامه مقدونیه اي را داراست. 

رضا ضراب در سال 2013 به اتهام فساد اقتصادي در کشور ترکیه به مدت دو ماه بازداشت شد و نهایتاً در دادگاه تبرئه شد. وي سپس
در مارس 2016 در شهر میامی در ایالت فلوریداي آمریکا با اتهامات فساد اقتصادي و نقض قوانین آمریکا درباره تحریم ها علیه ایران
بازداشت شد و تا ژوئیه 2019 در آمریکا زندانی بود. دولت ترکیه و چند تن از وزراي رئیس جمهور رجب طیب اردوغان در این پرونده
درگیر بودند. گفته می شود رضا ضراب همکاري هاي اقتصادي گسترده با شرکت سورینت متعلق به بابک زنجانی داشته است. ضراب

 
در ترکیه به رضا صراف (به ترکی استانبولی: Rıza Sarraf) مشهور است. 

رضا ضراب در سال 1362 در تبریز و از پدر و مادري ایرانی و ترك زاده شد. در ابتداي زندگی رضا صراف باوجود مهاجرت پدرش به
دبی، ترجیح داد که در کشور ترکیه بماند. بعدها نیز تصمیم گرفت در کنار تحصیل به رسیدگی به کارهاي تجاري پدرش مشغول



باشد. اما به مرور زمان پا به عرصه ي تجارت هاي دیگر نیز گذاشت. وي به دلیل استفاده از عنوان فرزندي حسین ضراب (پدرش) و
هم به واسطه آشنایی با دوستان و آشنایان پدرش در طول سال ها کار، به طور نسبی براي خود نام و شهرتی دست وپا کرد. خانواده
ضراب علاوه بر ایران در 3 کشور جمهوري آذربایجان، ترکیه، و امارات متحده عربی فعالیت هاي اقتصادي دارند و درزمینه هاي
گوناگون بازرگانی و صنعتی همچون صادرات و واردات طلا و گوهرسنگ، جابجایی ارز، کشتی سازي، فولاد و... کار می کنند. حسین
ضراب، پدر رضا ضراب پس از بازگشت به ایران فعالیت هاي خود را با تأسیس کارخانه چاي فولاد ادامه داد. حسین ضراب ابتدا در 22

 
اردیبهشت 1387 شرکت صنایع فولاد کاوه تیکمه داش را به ثبت رساند. این کارخانه در 18 مهر 1391 به بهره برداري رسید. 

رضا ضراب با توجه به داشتن مستغلات فراوان در چند نقطه از جهان و دارا بودن صرافی بزرگی در امارات متحده عربی جاي خود را
در میان بازرگانان و تجار به عنوان جوانی متمول، فعّال و جویاي نام و البته دست ودل باز و پول خرج کن باز کرد و نامش بر سر زبان

 
ها افتاد. 

پیش از آنکه رضا صراف با ابرو گوندش خواننده ي پرآوازه ترکیه اي ازدواج کند در سال 2002 از گونل زینالوا یکی دیگر از خواننده
هاي مطرح آن روزهاي ترکیه نیز خواستگاري کرده و با پاسخ مثبت گونل، رضا صراف بیش از پیش در کانون توجهات قرار گرفت. این
پیوند و همچنین متمول بودن رضا صراف، در کنار اشتغال به کار تجارت و همگامی و همکاريِ دوستان و آشنایان پدرش پله هاي
موفقیت را براي وي هموارکردند. اما رضا صراف در سال 2008 در اقدامی بحث برانگیز به طور ناگهانی از گونل جدا شد و اعلام کرد
که با «گونل» هیچ رابطه اي نداشته است و دیگر از وي جدا شده این موضوع، رضا صراف را دوباره تیتر یک روزنامه هاي ترکیه کرد.
پس از گذشت پنج ماه از این جدایی در سال 2009 رضا صراف رسماً اعلام کرد که پس از مدت ها که با ابرو گوندش رابطه داشته و
حالا قصد ازدواج با او را دارد. در فوریه 2010 مطبوعات ترکیه اعلام کردند که ابرو گوندش یک خواننده ي سرشناس و نام آشنا، با
یک بازرگان سرشناس ایرانی الاصل اهل تبریزو داراي تابعیت دوگانه جمهوري آذربایجان و ترکیه به نام «رضا ضراب» ازدواج کرده و

 
حاصل ازدواج این دو، یک دختر است. 

رضا صراف را یک بازرگان کاردان درزمینه نفت خام و طلا می دانند. او در ترکیه مالک هلدینگ رویال است. رضا صراف بواسطه
فعالیت هاي اقتصادي خود در ترکیه، شخصی شناخته شده است. او به یکی از نزدیکان رجب طیب اردوغان تبدیل شد. تا جایی که

 
اردوغان بارها از او به عنوان جوانی خَیِر نام می برد. 

دولت آمریکا می گوید که ضراب سالانه 11 میلیارد دلار آمریکا از کسب و کارهایش درآمد دارد و دارایی هاي او شامل 20 ملک، شش
اسب، 17 خودرو مجلل، هفت قایق تفریحی، یک هواپیماي شخصی و بیش از 10 میلیون دلار آثار هنري است. بنابه این گزارش ها
یک کارمندِ ضراب ادعا کرده که رضا ضراب بر ساخت قایقی تفریحی خود به طول بیش از یک زمین فوتبال با سه زیردریایی شخصی

 
نظارت داشته است. 

 
اتهام انتقال غیرقانونی طلا از ایران به ترکیه 

در جریان ماجراي بحران فساد مالی 2013 ترکیه در تاریخ 17 دسامبر 2013 واحد جرائم سازمان یافته پلیس ترکیه طی عملیاتی
رضا ضراب و حدود 50 نفر از افراد مرتبط با وي را دستگیر کرد. رضا ضراب متهم بود که در جریان انتقال یک محموله طلا به ایران،

 
به انتقال غیرقانونی پول از طریق یک بانک متعلق به دولت ترکیه و پرداخت رشوه به نزدیکان مقامات دولتی اقدام کرده است. 

در آذر 1392 نام شرکت سورینت این بار در اتهام ""انتقال غیرقانونی طلا از ایران به ترکیه"" توسط مطبوعات ترکیه مطرح شد. اما
در ایران مقامات قضایی و دولتی موضع گیري در اینباره نداشتند. وبگاه الف در اینباره نوشت:""مطبوعات ترکیه با افشاي انتقال
غیرقانونی طلا از ایران به ترکیه و سپس دوبی، پاي شرکت سورینت ایران را به این پرونده باز کردند. با بالاگرفتن دعواي سیاسی در
آستانه انتخابات ریاست جمهوري ترکیه میان جناح وابسته به فتح االله گولن و رجب طیب اردوغان و افشاي پی در پی فسادهاي
مقامات و آقازاده هاي دولتی، پاي سورینت ایران هم به این پرونده باز شد. جریان مربوط به کشف بیش از 1٫5 تن طلا در فرودگاه
آتاتورك ترکیه بخشی از اتهامات مختلفی است که علیه آقازاده هاي کابینه اردوغان مطرح شده است؛ بنابر این گزارش، در تاریخ 1
ژانویه 2 013، هواپیمایی متعلق به خطوط هوایی یوال اس ایرلاینز کارگو با محموله 1٫5 تن طلا در فرودگاه آتاتورك متوقف می
شود. مقصد بخشی از این طلاها شرکت هاي ترکیه اي بوده اند و بخشی نیز که به ادعاي رسانه هاي ترکیه فاقد اسناد و مدارك

 
رسمی بوده اند متعلق به شرکت سورینت در ایران بوده اند. 



پس از افشاي پرونده هایی، ضراب و فرزندان تعدادي از وزیران اردوغان براي مدت کوتاهی دستگیر شدند و کابینه حزب عدالت و
توسعه دچار تغییرات گسترده اي شد. تعدادي از وزیران دولت اردوغان به دستور او استعفا کردند. اعتراض هایی نیز در شهرهاي
مختلف ترکیه انجام شد. اردوغان همواره اتهام فساد اقتصادي را توطئه دشمن خوانده است. او انگشت اتهام را به سمت کشورهاي
خارجی و فتح االله گولن رهبر جنبش خدمت که اکنون در آمریکا ساکن است، نشانه گرفته است. اما در نهایت پس از گذشت چند ماه
در ابتدا ضراب، و سپس سایر متهمان این پرونده با قید وثیقه آزاد شدند و پس از آن دادگاه استانبول رأي به تبرئه ضراب و همکاران

 
او داد. 

 
گفته شده که ایران براي رضا ضراب امتیاز «بازرگان امین» قائل شده است. بانک هاي ایرانی مرتبط با موضوع به شرح زیر بودند: 

 
بانک پاسارگاد - بانک سامان - بانک کشاورزي - بانک پارسیان - بانک توسعه صادرات ایران - بانک سرمایه 

 
دستگیري در آمریکا 

رضا ضراب در مارس 2016 در جریان سفري تفریحی به آمریکا به دلیل نقض تحریم هاي ایران در شهر میامی دستگیر کرد. در مارس
2017 نیز مهمت هاکان آتیلا (مدیر پیشین بانک خلق) دستگیر شد. کاملیا جمشیدي و حسین نجف زاده (2 ایرانی دیگر) نیز به

 
همراه وي دستگیر شدند. 

بر پایه دادخواستی که در منهتن نیویورك تسلیم دادگاه شد رضا ضراب و کارمندش کاملیا جمشیدي 29 ساله، و حسین نجف زاده،
65 ساله کارمند ارشد یک شعبه بانک ملت ایران، متهم به تلاش براي انجام صدها میلیون دلار معاملات مالی در نقض تحریم هاي
آمریکا علیه ایران بودند. از اتهامات آن ها توطئه براي کلاهبرداري از دولت آمریکا، نقض قانون اختیارات اقتصادي اضطراري بین
المللی، توطئه براي کلاهبرداري بانکی، و توطئه براي ارتکاب پولشویی بود. به گفته مقام هاي قضایی آمریکا این جرائم ادعایی در
فاصله سال هاي 2010 تا 2015 انجام شدند. در همین راستا تیم وکلاي ضراب شامل رودي جولیانی (شهردار پیشین نیویورك) و
مایکل میوکیزي (دادستان کل پیشین آمریکا) نیز به دادگاهی که بررسی آزادي موکلش را با وثیقه پنجاه میلیون دلاري آغاز کرده
پیشنهاد داد که به جاي زندان، او را در حبس خانگی در آپارتمانی زیبا در منهتن نیویورك نگهداري کنند. نخستین جلسه دادگاه
ضراب در اردیبهشت 1395 در نیویورك برگزار شد و وي اتهامات مربوط به برنامه ریزي توطئه براي انجام صدها میلیون دلار مبادلات
مالی براي کمک به ایران را رد کرد. با ادامه دادرسی، رضا ضراب گفت که رجب طیب اردوغان به ایران در دور زدن تحریم ها کمک
می کرده است. اما اردوغان این اتهامات را رد کرد. اردوغان و رودي جولیانی تلاش کردند که ضراب را به ترکیه برگردانند. پس از آنکه
ضراب به همکاري با دادگاه، موافقت کرد براي حفظ امنیت به یک زندان محلی منتقل شد. در آن زمان، اردوغان خانه و دارایی هاي
ضراب در ترکیه را مصادره کرد. رضا ضراب پس از سپري کردن 28 ماه زندان در ژوئیه 2019 آزاد شد و به ترکیه برگشت. در مه

 
2018 مهمت هاکان آتیلا به جرم کمک به دور زدن تحریم هاي ایران در دادگاهی در نیویورك به 32 ماه زندان محکوم شد. 

در اکتبر 2019 شبکه خبري بلومبرگ گزارش کرد که دونالد ترامپ رئیس جمهور ایالات متحده آمریکا از نیمه دوم سال 2017 به
رکس تیلرسون وزیر امور خارجه آن هنگام آمریکا فشار می آورد که وزارت دادگستري ایالات متحده آمریکا را براي کنار گذاشتن

پرونده جنایی علیه رضا ضراب قانع کند. اما وزارت دادگستري چنین کاري نکرد.



خبرنگاران چشمان ناظر بر سند راهبردي همدان

منبع: روزنامه هگمتانهشماره خبر:  472  |  تاریخ: 1399/08/26

شاهرخی: خبرنگاران چشمان ناظر بر سند راهبردي همدان >

 
هگمتانه، گروه خبر همدان: استاندار همدان گفت: خبرنگاران به عنوان چشم ناظر استان سند راهبردي را رصد می کنند. 

به گزارش هگمتانه، سید سعید شاهرخی روز یکشنبه در شوراي برنامه ریزي و توسعه استان با بیان اینکه استان همدان به یک کارگاه
بزرگ اجرایی تبدیل شده است، افزود: در چارچوب تحقق جهش تولید، طرح هاي زیادي در بخش هاي مختلف در این استان تعریف

 
شده که تا پایان دولت تدبیر و امید به ثمر می نشیند. 

وي با بیان اینکه کمبودها، کاستی ها و نارضایتی هایی که در جامعه وجود دارد نباید باعث ناامیدي و دلسردي مردم شود اضافه کرد:

 
این کمبود و کاستی ها نباید عملکرد مدیران استان را زیر سؤال ببرد. 

استاندار همدان با تأکید بر اطلاع رسانی دقیق از خدمات و اقداماتی که در استان انجام شده است، افزود: استان همدان با وجود همه

 
مشکلات، تحریم ها و کاستی ها به مثابه یک کارگاه بزرگ است که در آن کار می شود. 

شاهرخی خاطرنشان کرد: براساس سند راهبردي که دو سال گذشته در استان تدوین شد و توجه به معیشت، اشتغال و تولید اولویت

 
اول بوده است این روزها این مهم پس از مبارزه با کرونا در اولویت قرار گرفته است. 

وي با بیان اینکه خبرنگاران به عنوان چشم ناظر استان سند راهبردي را رصد می کنند ادامه داد: مدیران باید طرح هاي با اهمیت و
نیازهاي استان را در وزارت خانه پیگیري کنند تا اعتبارات ملی براي طرح ها اختصاص یابد و آخرین تلاش ها را در دولت قبل از

 
بستن لایحه انجام دهیم. 

استاندار همدان با اشاره به اجراي طرح هاي عمرانی در استان از جمله سد خرمرود و سدگرین نهاوند افزود: روابط عمومی ها با رعایت

 
شیوه نامه هاي بهداشتی تورهاي خبري را براي اطلاع رسانی و انعکاس عملکرد دولت برگزار کنند. 

 
صیدایی: اعتبارات تملک دارایی هاي سرمایه اي همدان افزایش یافت 

رئیس سازمان برنامه و بودجه استان همدان هم گفت: اعتبارات تملک دارایی هاي سرمایه اي این استان در بودجه سال آینده 35.7

 
درصد افزایش یافته است. 

اسکندر صیدایی افزود: این اعتبار از مبلغ یک هزار و 868 میلیارد و 732 میلیون ریال به 2 هزار و 536 میلیارد و 567 میلیون ریال

 
براي سال آینده افزایش یافته است. 

وي در تشریح جزئیات اعتبارات خاطرنشان کرد: اعتبار تملک دارایی هاي سرمایه اي استانی در سال جاري یک هزار و 245 میلیارد و



 
689 میلیون ریال است که در سال آینده به یک هزار و 861 میلیارد و 374 میلیون ریال افزایش یافته است. 

صیدایی اظهار کرد: همچنین اعتبار سه درصد درآمد حاصل از صادرات نفت و گاز طبیعی با کاهش 26.1 درصدي از 301 میلیارد و

 
122 میلیون ریال به 222 میلیارد و 504 میلیون ریال کاهش یافته است. 

رئیس سازمان برنامه و بودجه همدان خاطرنشان کرد: همچنین اعتبارات موضوع 27 صدم درصد مالیات بر ارزش افزوده نیز از 321

 
میلیارد و 921 میلیون ریال به 452 میلیارد و 689 میلیون ریال افزایش یافته که افزایش 40.6 درصدي را نشان می دهد. 

به نقل از ایرنا، وي ادامه داد: اعتبارات هزینه اي استان نیز براي سال آینده پنج هزار و 402 میلیارد و 432 میلیون ریال تعیین شده
است.



خودکشی مرد بعد از قتل همسر و دوقلو هایش

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  473  |  تاریخ: 1399/08/26

مردي پس از اینکه خواسته همسرش مبنی بر جدایی را فهمید، به همسر و دوقلو هاي دو ساله اش در حالی که در تختخواب
خوابیده بودند شلیک کرد و آن ها را کشت.

به گزارش گروه وبگردي باشگاه خبرنگاران جوان، آلبرتو
آکاستلو، 40 ساله، پس از اینکه متوجه شد همسرش می
خواهد او را ترك کند، اول به همسر و دو کودکش شلیک

 
کرد و بعد خودش را کشت. 

آکاستلو پیش از اقدام به خودکشی، همسرش باربارا گارگانو
38 ساله و دوقلو هاي نوپاي آن ها الساندرو و آرورا و

 
همچنین سگ خانواده را به قتل رساند. 

 
این حمله بی رحمانه دقیقاً قبل از ساعت 5 صبح روز دوشنبه در خانه اي نزدیک کارینیانو، در منطقه پیمونت ایتالیا رخ داد. 

پزشکان اورژانس بعد از حضور در محل کودکان را به بیمارستان منتقل کردند، اما الساندرو کوچک در راه بیمارستان درگذشت. خواهر
دوقلوي او تنها بازمانده این حمله بی رحمانه است که وضعیت او همچنان وخیم گزارش شده و در بخش مراقبت هاي ویژه بیمارستان

 
تخصصی کودکان و در کما به سر می برد. 

 
بیشتر بخوانید 

- راز جسد خون آلود یک زن در خانه اش فاش شد + عکس همکاران این مرد که با او در کارخانه غلات کار می کردند گفتند که او
مدتی بود که درگیر افسردگی شده بود، رئیس او جیانکارلو سروتی او را کارگري عالی که هر کارآفرینی دوست دارد داشته باشد

 
توصیف کرد. آقاي سروتی به روزنامه گفت: "اما او مدتی افسرده بود، او مشکلات خود را داشت، همانطور که همه ما آن ها را داریم. 

 
قتل همسر و فرزندان دوقلو به دست پدر خانواده 

رسانه هاي محلی گزارش دادند، همسرش چند هفته پیش به او گفته بود که می خواهد جدا شود و زندگی جدیدي را با مردي که از

 
طریق کار در یک مرکز خرید در نزدیکی خانه شان ملاقات کرده آغاز کند و با وکیل براي جدایی صحبت کرده است. 

روزنامه محلی تورینو امروز گزارش داد، قبل از تیراندازي، آکاستلو با برادرش تماس گرفت تا او را از نقشه شرورانه خود را آگاه کند.
اگرچه برادر قاتل با پلیس تماس گرفت و بلافاصله به خانه ها آن ها رفت، اما برادرش همسرش و خودش را کشته بود. آکاستلو کمی

پس از ورود پلیس به منزلش درگذشت. 



منبع: رکنا



کارشناس شبکه چه وظایفی دارد؟

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  474  |  تاریخ: 1399/08/26

در این گزارش شغل و وظایف کارشناس شبکه را بیان کرده ایم و اطلاعات لازم براي این شغل را شرح داده ایم.

به گزارش گروه اقتصادي باشگاه خبرنگاران جوان ، اگر در
حل مسائل و مشکلات توانمندید و به کار کردن با سخت
افزار و نرم افزار کامپیوتر علاقه دارید،شغل کارشناس شبکه

 
مناسب شما است. 

کارشناسان شبکه، شبکه هاي گسترده (WAN) و محلی
(LAN) را ایجاد و پشتیبانی می کنند. محدوده این کار

می تواند یک طبقه از یک ساختمان و یا چندین کشور بوده و از تکنولوژي هاي مختلف از جمله فیبرهاي نوري و یا تکنولوژي هاي

 
مایکروویوي می توان استفاده کرد. 

همگام با افزایش حجم داده هایی که بین کامپیوترها منتقل می شوند، نیاز به ملزومات امنیتی نیز افزایش می یابد، لذا کارشناس

 
شبکه باید راه حل هایی را براي این تغییرات و نیازهاي امنیتی بیابد. 

وظیفه اصلی یک کارشناس شبکه این است که مطمئن باشد شبکه ظرفیت پاسخ گویی به نیازهاي مشتریان را داشته باشد و داراي

 
امنیت لازم است. 

کارشناس شبکه باید مهارت هاي سازماندهی و فناوري اطلاعات خوب و قوي اي داشته باشد همچنین باید به خوبی با افراد ارتباط
برقرار کند و بتواند مشکلات فنی را واضح و مشخص براي آنها شرح دهد. شما می توانید براي ورود به این کار تحصیلات دانشگاهی
در حوزه فناوري اطلاعات و کامپیوتر کسب کنید و یا از طریق انجام کارآموزي اقدام کنید. همچنین اگر سابقه کار با کامپیوتر در
حوزه هاي نصب و راه اندازي و پشتیبانی نرم افزاري یا سخت افزاري داشته و به این کار علاقه داشته باشید، می توانید به این حوزه

 
وارد شوید. 

 
 



امروزه با گسترش کامپیوتر در تمامی ابعاد زندگی انسان ها و الزام شرکت ها و سازمان ها براي استفاده از این فناوري به منظور امکان
رقابت با سایر شرکتها و توان پاسخ گویی به نیاز مشتریان، شبکه هم به عنوان یک مفهوم اساسی در کنار کامپیوتر توسعه پیدا کرده
است و هر کجا که تعداد کامپیوتر ها از یک دستگاه بیشتر می شود، به شبکه نیاز است. بنابراین برایکارشناس شبکه در همه جا کار

 
وجود دارد اما این کار به شکل هاي متفاوت انجام می شود. 

برخی از کارشناسان شبکه در واحد فناوري اطلاعات یا انفورماتیک سازمان ها استخدام هستند و بر شبکه آن سازمان نظارت دارند.
بعضی از آنها در شرکت هاي تخصصی شبکه اشتغال دارند و به صورت تخصصی همراه با سایر کارشناسان، خدمات تخصصی شبکه به

 
مشتریانشان ارائه می دهند و برخی دیگر هم به صورت شخصی و پروژه اي براي خودشان کار می کنند. 

در ادامه با وظایف و مسئولیت ها، دانش و مهارت مورد نیاز، تحصیلات لازم براي کارشناس شبکه و نحوه ورود به شغل، فرصت هاي

 
شغلی و بازارکار، درآمد و تیپ هاي شخصیتی متناسب با این شغل آشنا می شوید. 

 
 

 
وظایف کارشناس شبکه وظایف کارشناس شبکه به شرح زیر است: 

 
توانایی راه اندازي نرم افزارها و سخت افزارهاي جدید را به منظور راه اندازي شبکه و یا ارتقاء عملکرد و کارایی آن دارد. 

 
ایجاد حساب هاي کاربري، تعیین حیطه دسترسی و کلمه عبور براي کاربرانی که در محیط شبکه از امکانات آن استفاده می کنند. 

حفظ امنیت در شبکه از اصلی ترین وظایف کارشناس شبکه است زیرا استفاده کاربران از محیط شبکه باید همراه با امنیت کامل باشد
تا براي آنها مشکلی ایجاد نگردد. امنیت تبادلات مالی در محیط شبکه (بانکداري الکترونیکی) از مهمترین مصادیق نیاز به حفظ

 
امنیت در محیط شبکه است. 

 
عیوب شبکه را شناسایی و به رفع آنمی پردازد. 

 
براي تعمیر و نگهداري شبکه برنامه هاي زمانبندي شده اي تنظیم می کند. 

به کاربران نهایی خدمات فنی ارائه می کند براي اینکه گاهی اوقات برخی از کاربران شبکه دچار مشکلاتی می شوند که متخصص

 
شبکه باید براي رفع مشکل آنها اقدام نماید. 



 
بر نحوه استفاده از شبکه به صورت روزانه مدیریت و نظارت می کند. 

براي استفاده از تکنولوژي هاي جدیدبرنامه ریزي می کند این امر به منظور افزایش کارایی شبکه تحت کنترل یا بررسی و افزایش

 
قابلیت هاي آن براي استفاده کاربران است. 

مهارت و دانش مورد نیاز کارشناس شبکه یک کارشناس شبکه نیاز به مهارت هاي فناوري اطلاعات در حد عالی مخصوصا در حوزه

 
سخت افزار و نرم افزارهاي مربوط به شبکه دارد. 

مهارت حل مساله در حد عالی را باید یک کارشناس شبکه داشته باشد زیرا نحوه اجرا و پیاده سازي هرپروژه شبکه متفاوت از دیگري
است و براي اجراي بهینه هر یک از آنها باید مسائل مخصوص به آنها را در نظر گرفته و راهکار مناسب براي آن ارائه داد. به عنوان
مثال براي ایجاد شبکه کامپیوتري در یک ساختمان باید به نحوه چیدمان دیوارها، ورودي سیم تلفن به ساختمان، تعداد کامپیوترهاي
مورد نیاز براي اتصال به شبکه و محل استقرار آنها و همچنین مشخصات و محل استقرار سرور (در صورت نیاز) توجه نمود و متناسب

 
با آنها بهترین راهکار استقرار شبکه مورد نظر را ارائه داد. 

 
مدیران شبکه نیز باید داراي مهارت سازماندهی براي اولویت بندي وظایف را داشته باشد. 

توانایی توضیح شفاف و واضح مباحث فنی از دیگر مهارت هاي کارشناس شبکه است چراکه این امر براي کارفرمایان یا تکنسین هاي

 
فعال در پروژه امري ضرروي است. 

توانایی کار تیمی براي کارشناس شبکه بسیار مهم است زیرا در بسیاري از موارد پروژه هاي شبکه به صورت تیمی اجرا می شود و

 
براي انجام شدن بهتر کارها به این توانایی نیاز است. 

 
به روز نگه داري سیستم ها متناسب با آخرین پیشرفت ها و تکنولوژي ها از مهم ترین مهارت هاي کارشناس شبکه است. 

تحصیلات لازم براي کارشناس شبکه معمولا فارغ التحصیلان کارشناسی در علوم کامپیوتر، مهندسی کامیپوتر (به خصوص سخت
افزار)، مهندسی فناوري اطلاعات و یا کارشناسی ارشد در یکی از گرایش هاي ارشد مهندسی کامپیوتر و گرایش هاي ارشد مهندسی

 
فناوري اطلاعات، و یا رشته شبکه هاي کامپیوتري (در دانشگاه علمی کاربردي) وارد این شغل می شوند. 

البته براي رشته هاي دیگر نیز افرادي که دوره هاي تخصصی را در آموزشگاه هاي معتبر گذرانده و تجربه لازم را کسب کنند، می

 
توانند در این حرفه وارد شوند. 

در حال حاضر بسیاري از افراد به جاي اینکه در دانشگاه وارد رشته هاي فوق الذکر شوند، با استفاده از آموزش هاي ارائه شده در
آموزشگاه هاي آزاد، مدارك معتبر و قابل قبولی دریافت کرده و به راحتی جذب بازارهاي کار داخلی و بین المللی می شوند. مهمترین
این مدارك، MCSA (پیاده سازي، مدیریت و رفع عیب شبکه هاي ویندوزي) و MCSE (شامل MCSA و طراحی شبکه هاي

 
ویندوزي) است. 



 وضعیت بازارکار و استخدام کارشناس شبکه شما به عنوان کارشناس شبکه می
توانید در سازمان ها و شرکت هاي مختلف دولتی و خصوصی کار کنید. همچنین می توانید در شرکت هاي حوزه فناوري اطلاعات
استخدام شده و یا به صورت قراردادي با آنها کار کنید. با کسب تجربه بیشتر هم می توانید به رده هاي مدیریتی در این حوزه دست

 
یابید. 

هرچند که تا کنون آمار رسمی در رابطه با میزان استخدام کارشناسان شبکه در کشور منتشر نشده است، اما از شواهد و اطلاعات
برگرفته شده از بازار کار ایران پیداست که میزان استخدام و اشتغال متخصصین این بخش نسبت به میانگین مشاغل بالاتر است و این
امر به دلیل افزایش استفاده از کامپیوتر و نرم افزار به صورت گسترده در سال هاي اخیر در کشور است. امروز تقریبا نمی توان شرکت
یا سازمانی را در کشور پیدا کرد که از نرم افزار و کامپیوتر براي انجام عملیات مختلف مالی، اداري و حرفه اي خود استفاده نکند. در
این صورت براي استفاده و بهره برداري مناسب از آنها به کمک متخصصین مختلفی از جمله کارشناس شبکه نیاز جدي خواهد داشت.

همچنین پیش بینی می گردد با وابستگی بیش از پیش شرکت ها و سازمان ها به کامپیوتر و شبکه هاي کامپیوتري و توسعه آن در

 
کشور، شاهد افزایش بیشتر میزان اشتغال، کارآفرینی و استخدام در این بخش در سال هاي آتی باشیم. 

 
شخصیت هاي مناسب شغل کارشناس شبکه 

در یک انتخاب شغل صحیح و درست، عوامل مختلفی از جمله ویژگی هاي شخصیتی، ارزش ها، علایق، مهارت ها، شرایط خانوادگی،
شرایط جامعه و ... براي هر فرد باید در نظر گرفته شوند. یکی از مهم ترین این عوامل ویژگی هاي شخصیتی است. شناخت درست
شخصیت هر فرد فرآیندي پیچیده و محتاج به تخصص و زمان کافی است. البته هر فردي ویژگی هاي منحصربه فرد خود را دارد،

 
حتی افرادي که به نوعی تیپ شخصیتی مشابه دارند، باز هم در برخی موارد با یکدیگر متفاوت هستند. 

به طور کلی همیشه افراد موفقی از تیپ هاي شخصیتی مختلف در تمام مشاغل هستند و نمی توان دقیقا اعلام کرد که فقط تیپ
هاي شخصیتی خاصی هستند که در این شغل موفق می شوند. اما طی تحقیقاتی که صورت گرفته تیپ هاي شخصیتی اي که براي

این شغل معرفی می شوند، عموما این کار را بیشتر پسندیده و رضایت شغلی بیشتري در آن داشته اند.



اخبار کوتاه

منبع: روزنامه مردم سالاريشماره خبر:  475  |  تاریخ: 1399/08/26

 
لایحه رتبه بندي فرهنگیان با قید فوریت 

 
در دستور کمیسیون اجتماعی دولت قرار دارد 

وزیر آموزش وپرورش گفت: لایحه رتبه بندي با قید فوریت در دستور کمیسیون اجتماعی دولت قرار دارد تا پس از تصویب به مجلس
ارائه شود.به گزارش ایسنا، محسن حاجی میرزایی در حاشیه برنامه گفت وگوي هفته در جمع خبرنگاران با اشاره به حضور بیش از
700 نفر از مدیران آموزش وپرورش در برنامه گفت و گوي هفته اظهار کرد: معتقدیم مسائل زمانی حل و فصل می شود که اجماعی
درباره آن حاصل شود بنابراین در این برنامه که هر هفته برگزار می شود با حضور مسئولان مربوطه راجع به موضوعات مختلف بحث
می شود. وي از تهیه و ارسال پیش نویس لایحه رتبه بندي فرهنگیان به دولت خبر داد و تصریح کرد: این لایحه با قید فوریت در
دستور کار کمیسیون اجتماعی دولت قرار دارد بنابراین پس از طی مراحل تصویب به مجلس شوراي اسلامی ارائه می شود. وي افزود:
هدف از لایحه رتبه بندي فرهنگیان این است که معلمان بر اساس صلاحیت ها و تخصص هاي حرفه اي رتبه بندي شوند و دریافتی
معلمان متناسب با رتبه هایی که دارند، متفاوت باشد البته تمام تلاش ما این است که معلمان از شرایط معیشتی مناسب تري

 
برخوردار شوند. 

 
پیشنهادهایی براي تامین اشتغال و مسکن ایثارگران 

بنیاد شهید و امور ایثارگران با توجه به اهمیت موضوع تأمین اشتغال و مسکن و موضوعات فرهنگی و اجتماعی ایثارگران،
پیشنهادهایی را به هیات دولت ارائه کرده است.به گزارش ایسنا به نقل از پایگاه اطلاع رسانی دفتر هیات دولت، بنیاد شهید و امور
ایثارگران در راستاي انجام وظایف و تحقق اهداف خود، با وجود مشکلات موجود در حوزه مسکن و اشتغال ایثارگران، همواره تلاش
خود را به منظور حفظ جایگاه خود به عنوان یک نهاد فرهنگی و اجتماعی به کار بسته است.در همین راستا وجود قوانین حمایتی
مؤثر در کشور، طراحی و اجراي برنامه هاي عملیاتی در جهت اجراي برنامه هاي 34 گانه ابلاغی رئیس جمهور از سوي این بنیاد از
جمله انجام تفاهم نامه با وزارت خانه ها و استانداري ها، استفاده از ظرفیت هاي بالقوه اي که در استان ها و شهرستان ها وجود دارد و
تشکیل کارگروه هاي اشتغال، مسکن، درمان و.... کمک شایانی به رفع مشکلات جامعه ایثارگري نموده است. ولی بررسی آیین نامه
اجرایی شوراي برنامه ریزي و توسعه استان نشان می دهد به جایگاه بنیاد شهید و امور ایثارگران استان ها و همچنین وظایف مرتبط
با امور ایثارگران توجهی نشده است. از جمله اینکه با وجود تاکید مصوبه سال 1395 دولت درخصوص بند (ك) ماده (9) آیین نامه
فوق بر «برنامه ریزي و پیشنهاد براي تامین مسکن ایثارگري و در راستاي تحقق قانون جامع خدمات رسانی به ایثارگران با هماهنگی
و پیگیري بنیاد مذکور» به عنوان یکی از وظایف کارگروه زیربنایی توسعه روستایی، عشایري، شهري و آمایش سرزمین و محیط
زیست، متأسفانه طی همین آیین نامه منسوخ شده است .همچنین با توجه به صراحت هاي قانونی درخصوص به کارگیري ظرفیت 25
درصد استخدام کشور و اولویت هاي قانونی ایثارگران در طرح هاي کارآفرینی و اشتغال زایی، بنیاد شهید و امور ایثارگران استان ها
که تا قبل از این آیین نامه عضو اصلی بوده اند، حذف گردیده اند. علاوه بر این، لحاظ نمودن بنیاد شهید و امور ایثارگران به عنوان

 
عضو متغیر درکارگروه مذکور باعث نادیده گرفتن جایگاه این بنیاد به عنوان یک نهاد فرهنگی و اجتماعی است. 

برگزاري ویژه برنامه هاي هفته دیابت 



 
در فضاي مجازي منطقه 15 

کلاس هاي مجازي سلامت محور با محوریت آموزش، درمان و پیشگیري بیماري دیابت همزمان با هفته ي پیشگیري دیابت به منظور
بهره مندي شهروندان منطقه 15 آغاز شد. به گزارش روابط عمومی شهرداري منطقه 15، اکبر مختاري معاون اجتماعی فرهنگی
منطقه با بیان این مطلب افزود: این کلاس ها آموزشی با هدف افزایش آگاهی عمومی در ارتباط با علل، عوارض، پیشگیري و درمان
دیابت براي شهروندان منطقه 15 به صورت آنلاین و یا کلیپ هاي ضبط شده با حضور متخصصان تا 30 آبان در فضاي مجازي به اجرا
در می آمد. او به شعار هفته جهانی دیابت در سال جاري اشاره کرد و گفت: شعار امسال «پرستاران در دنیاي دیابت تغییر ایجاد می

 
کنند» انتخاب شده است. 

 
طرح تفصیلی درکه، طرح راهبردي براي اقدامات شهري در این محله است 

طرح تفصیلی و تغییر پهنه بندي درکه، طرح راهبردي شهرداري منطقه یک جهت انجام اقدامات و توسعه زیرساخت هاي شهري در
این محله است. به گزارش روابط عمومی شهرداري منطقه یک، سید حمید موسوي شهردار این منطقه در نشستی که با سید حسن
میرکریمی رئیس اداره اوقاف شمیرانات، شورایاران محله درکه، معاونین و... برگزار شد با بیان مطلب فوق اظهار داشت: تغییر در
مرزبندي هاي مناطق، با اداره کل هماهنگی امور مناطق است که در صورت تایید تغییرات، املاکی که مورد نیاز جهت خدمات دهی
به محله درکه است در اختیار گرفته می شود و اقدامات شهري در این محله براساس آن شکل می گیرد.وي افزود: در نشستی که با
حضور عبدالرضا گلپایگانی معاون شهرسازي و معماري شهرداري تهران و...انجام شد نقطه نظرات و طرح هاي پیشنهادي شهرداري
منطقه یک و شورایاران در خصوص تغییر پهنه بندي، توسعه و تعریض شبکه معابر، بازگشایی و ساماندهی مسیر پیاده راه براي
کوهنوردان، طرح توسعه اطراف مرقد مطهر امامزاده سید محمد ولی(ع) به بحث و تبادل نظر گذاشته شد.موسوي افزود: طرح اعلامی
شهرداري منطقه یک مورد استقبال معاون شهرسازي شهرداري تهران قرار گرفت و مقرر شد نتیجه صورت جلسه این نشست به

 
کمیسیون ماده پنج ارسال شود تا مورد بررسی قرار بگیرد. 

 
پویش «رکاب و کتاب» براي شهروندان دوچرخه سوار 

شهرداري تهران، پویشی با عنوان «کتاب و رکاب» را از روز 24 آبان و هم زمان با روز کتاب و کتابخوانی آغاز کرده است. به گزارش
روابط عمومی سازمان فناوري اطلاعات و ارتباطات شهرداري تهران، هدف از برگزاري این پویش، ارائه مشوق هاي متنوع به شهروندان
دوچرخه سوار شهر تهران و ایجاد علاقه مندي و ترویج دوچرخه سواري در میان عموم اقشار جامعه با در نظر داشتن علایق و
ترجیحات مختلف است. شعار این پویش فرهنگی و اجتماعی «شهروند سالم، شهروند دانا» در نظر گرفته شده است. چراکه وجود
شهروندانی سالم و دانا، لازمه داشتن شهري متعالی و پیشرو است.این کمپین با مشارکت «فیدیبو»، ارائه کننده کتاب هاي
الکترونیک، برگزار خواهد شد و شهروندان تهرانی تا پایان دي ماه می توانند به ازاي حداقل 10 کیلومتر پیمایش در هر روز، کد
تخفیف خرید کتاب دریافت کرده و کتاب صوتی و الکترونیکی مورد نظر خود را از مجموع بیش از 50 هزار کتاب ارائه شده در فیدیبو
به نشانی fidibo.com خریداري نمایند.گفتنی است از مهمترین ویژگی هاي اپلیکیشن «دوچرخه»، انواع مسیریابی ، امکان به
اشتراك گذاري مسیرها و ارسال تصاویر در شبکه اجتماعی اپلیکیشن، مشاهده نزدیکترین فروشگاه هاي دوچرخه، پارکینگ هاي
مسقف دوچرخه، تعمیرگاه هاي دوچرخه و ایستگاه هاي دوچرخه اشتراکی و ... است. علاقمندان می توانند جهت نصب این اپلیکیشن

 
به نشانی bike.tehran.ir مراجعه نمایند. 

 
مسابقه مجازي کتابخوانی «یار مهربان» 

 
ویژه شهروندان منطقه2 برگزار می شود 



معاون اجتماعی وفرهنگی شهرداري منطقه2 گفت: به منظور ترویج فرهنگ کتابخوانی و تشویق شهروندان به مطالعه،ویژه برنامه هاي
متنوع فرهنگی به مناسبت هفته کتابخوانی با بهره گیري از ظرفیت شبکه هاي مجازي برگزار می شود .به گزارش روابط عمومی
شهرداري منطقه2،یوسف مزارعی، معاون امور اجتماعی و فرهنگی منطقه 2، در تشریح برنامه هاي هفته کتابخوانی گفت : با توجه به
شرایط ناشی ازشیوع ویروس کرونا برنامه هاي ویژه هفته کتاب و کتابخوانی امسال در بستر فضاي مجازي برگزار می شود.وي در
تشریح برنامه هاي هفته کتابخوانی افزود: قصه گویی براي کودکان، برگزاري نشست هاي مجازي نقد و رونمایی کتاب، دیدار مجازي با
نویسنده، مسابقات مجازي کتابخوانی با عنوان یار مهربان بخشی از برنامه هاي این رویداد فرهنگی است که با مشارکت سراي محلات
برگزار می شود.مزارعی افزود: معرفی کتاب هاي پر فروش سال، مسابقات زیباترین کتابخانه هاي خانگی، نذر کتاب، کتاب و کودکان،
تهیه موشن گرافی و پادکست هاي صوتی با محوریت ترویج فرهنگ کتاب و کتابخوانی، توزیع کتاب در مراکز فرهنگی کم برخوردار با
کمک خیرین فرهنگی از دیگر برنامه هاي این هفته است.معاون اجتماعی و فرهنگی منطقه2 به برپایی نمایشگاه دائمی و فروش
مجازي کتاب با هماهنگی سراي محله ایوانک اشاره کرد، افزود: دراین نمایشگاه به صورت هفتگی 20جلد از جدیدترین اثار

نویسندگان و انتشارات برتر کشور عرضه می شود وامکان خرید آنلاین با ارسال رایگان براي شهروندان فراهم شده است.



برگزاري جشنواره ملی خلاقیت، نوآوري و کارآفرینی دانش آموزان با

حمایت بانک ملی ایران

منبع: اقتصاد طلاییشماره خبر:  476  |  تاریخ: 1399/08/26

با حمایت کانون جوانه هاي بانک ملی ایران، بیش از هفت هزار دانش آموز از سراسر کشور در جشنواره ملی خلاقیت، نوآوري
و کارآفرینی اداره کل آموزش و پرورش شهرستان هاي استان تهران شرکت کردند. به گزارش اقتصادطلایی به نقل از روابط

عمومی بانک ملی ایران، مخاطبین این جشنواره دانش آموزان، اولیاي دانش آموزان، ...

با حمایت کانون جوانه هاي بانک ملی ایران، بیش از هفت هزار دانش آموز از سراسر کشور در جشنواره ملی خلاقیت، نوآوري و
کارآفرینی اداره کل آموزش و پرورش شهرستان هاي استان تهران شرکت کردند. به گزارش اقتصادطلایی به نقل از روابط عمومی

 
بانک ملی ایران، مخاطبین این جشنواره دانش آموزان، اولیاي دانش آموزان، کادر (...) 

با حمایت کانون جوانه هاي بانک ملی ایران، بیش از هفت هزار دانش آموز از سراسر کشور در جشنواره ملی خلاقیت، نوآوري و

 
کارآفرینی اداره کل آموزش و پرورش شهرستان هاي استان تهران شرکت کردند. 

به گزارش اقتصادطلایی به نقل از روابط عمومی بانک ملی ایران، مخاطبین این جشنواره دانش آموزان، اولیاي دانش آموزان، کادر
آموزشی و اجرایی مدارس و دانشجو معلمان دانشگاه فرهنگیان کل کشور هستند که طرح ها وایده هاي خلاقانه خود را در 17 محور

 
علمی از طریق سامانه همگام به دبیرخانه جشنواره ارسال کرده اند. 

دو محور «بانک» و «مسئولیت اجتماعی» توسط کانون جوانه هاي بانک ملی ایران در این جشنواره گنجانده شده و جوایز آنها نیز

 
توسط همین کانون تامین می شود. 

فرایند داوري پس از برگزاري جلسات و کمیسیون هاي مشترك با مشارکت دانشگاه فرهنگیان، سازمان پژوهش و برنامه ریزي درسی

 
و اساتید برجسته کشور در سه مرحله با حضور 126 داورانجام خواهد شد. 

در فرایند جشنواره از همکاري و حمایت سازمان پژوهش و برنامه ریزي درسی، دانشگاه فرهنگیان، وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی،

 
معاونت علمی ریاست جمهوري و کمیسیون ملی یونسکو ایران استفاده شده است. 

عدم طبقه بندي دانش آموزان و ایجاد فرصت براي آنان از طریق شرکت در آموزش هاي 18 ماهه باشگاه کارآفرینان نوجوان از مزایاي
این جشنواره است.



کارآفرینی ذاتی است؟

منبع: روزنامه دنیاي اقتصادشماره خبر:  477  |  تاریخ: 1399/08/26

مترجم: مریم رضایی منبع: Knowledge@Wharton : استاد معتبرترین مدرسه کسب وکار در جهان به یک سوءبرداشت
در بین مدیران شرکت ها و افراد در آستانه ورود به بازار استارت آپ، پاسخ داد. مطالعات مدرس مدرسه «وارتون» درباره این پرسش
که «کارآفرینی ذاتی است یا اکتسابی؟» نشان می دهد، در دنیاي امروز گیر ذهنی مدیران نسبت به ستاره هاي کارآفرینی در دنیاي
دیجیتال باعث انحراف آنها از کلید موفقیت می شود. نبوغ کفایت نمی کند بلکه مهارت تیم سازي و داشتن استراتژي رمز کارآفرینان

 
موفق است. در این مسیر، «شبیه سازي» کسب وکارها قبل از کارآفرینی، موفقیت را تضمین می کند. 

 
 

همه می دانیم که مارك زاکربرگ، بیل گیتس و جف بزوس، کارآفرینان به شدت موفقی هستند، اما نباید آنها را تنها مدل هاي
موجود براي الهام بخشی بنیان گذاران دانست. در واقع، در نظر گرفتن این افراد به عنوان بلندترین ستون هاي کارآفرینی، می تواند
مانعی براي رویاهاي دیگر کارآفرینان سخت کوشی باشد که اصلا شبیه آنها نیستند یا سوابق آکادمیک یا اجتماعی-اقتصادي آنها را
ندارند. آخرین تحقیقات در مورد استارت آپ ها شواهدي کمی ارائه می دهد که اتان مولیک (Ethan Mollick)، استاد مدیریت
دانشگاه وارتون مدت ها به آن اعتقاد داشته است: اینکه کارآفرینان بزرگ ساخته می شوند، زاده نمی شوند. این مهم ترین پیام کتاب
جدید مولیک، موسوم به «سایه تک شاخ: مبارزه با افسانه هاي خطرناکی که استارت آپ ها، بنیان گذاران و سرمایه گذاران را عقب
می نشاند» است. مولیک قبل از ورود به محیط آکادمیک، یک شرکت استارت آپی تاسیس کرده و درحال حاضر به استارت آپ ها و
سازمان هاي زیادي مشاوره می دهد. یکی از فعالیت هاي مهم او تحول آموزش کارآفرینی با استفاده از بازي و شبیه سازي است و
کتاب هایی در این زمینه نوشته است. او همچنین از هم بنیان گذاران پلت فرم شبیه سازي یادگیري «وارتون انتراکتیو»
(Wharton Interactive) است. هدف این پلت فرم بیرون آوردن ایده ها از تحقیقات مربوط به علم آموزش و دنیاي بازي و به
کارگیري این ایده ها براي کارآمدسازي و آسان سازي هر چه بیشتر آموزش است. مدرسه وارتون مصاحبه اي در این زمینه با او داشته

 
که شرح آن را می خوانیم. 

چه چیزي در اصل شما را به این حوزه تحقیق کشاند؟ اتان مولیک: من کارم را به عنوان یک مشاور شروع کردم و سپس به کمک
یکی از هم اتاقی هایم در دانشگاه، یک شرکت استارت آپی در اولین روزهاي ظهور اینترنت راه اندازي کردیم. ما پی وال (روشی براي
محدود کردن دسترسی به اطلاعات وب سایت ها یا امکانات اپلیکیشن ها) را اختراع کردیم. با اینکه سرانجام کار ما موفقیت آمیز بود،
اما من هر اشتباهی را که ممکن بود، در شرکت انجام دادم. همین باعث شد به فکر گرفتن مدرك MBA بیفتم و بفهمم چطور می

توانم کارآفرین خوبی باشم. 



براي گرفتن MBA به دانشگاه MIT رفتم و در آنجا فهمیدم هیچ کس جواب واقعی را نمی داند. تصمیم گرفتم خودم آن را کشف
کنم و بنابراین مدرك PhD دریافت کردم. این ماموریت من از ابتداي کار بود: اینکه بفهمم چطور می توان کارآفرینی و نوآوري را

 
علم محورتر و دسترس پذیرتر کرد. 

شما این کتاب جدید را نوشتید تا خط بطلانی بر برخی از افسانه هاي کارآفرینی بکشید. رایج ترین فرضیه ها که کارآفرینان مشتاق
در مورد آن اشتباه می کنند، کدامند؟ کارآفرینی از گذشته مملو از این نوع افسانه ها بوده، چون ما به اندازه کافی داده در اختیار
نداشتیم. افراد براساس غریزه و احساس، تصمیم گیري می کنند و سعی می کنند خودشان را با الگوها سازگار کنند. برخی از این
الگوها، بنیان گذاران خیلی موفق گذشته بوده اند. اما مشکل این است که این بنیان گذاران موفق خیلی شبیه هم هستند. اغلب
مردان جوانی که سابقه فنی داشته اند و دانشگاه را رها کرده اند. بیل گیتس یا مارك زاکربرگ را در نظر بگیرید. تحقیقات نشان می
دهد یک الگوي ثابت یا بهترین براي تبدیل شدن به یک بنیان گذار وجود ندارد. در نتیجه، برخی افرادي که ممکن است در هر
صورت وارد کارآفرینی شوند، ناامید می شوند، چون به بنیان گذاران معروف نگاه می کنند و می بینند شباهتی با آنها ندارند. آنها فکر

 
می کنند نمی توانند بنیان گذار باشند. اما شواهد نشان می دهد این اصلا تفکر درستی نیست. 

عنوان کتاب شما- سایه تک شاخ- خیلی جلب توجه می کند. در مورد آن توضیح می دهید. تک شاخ معمولا به یک شرکت خصوصی
گفته می شود که بیش از یک میلیارد دلار ارزش گذاري می شود. مثل اوبر، Airbnb و همه این مدل شرکت هایی که هنوز عرضه
اولیه نشده اند. از آنجا که این تک شاخ ها وجهه عمومی یک ستاره مطرح در دنیاي کارآفرینی هستند، تاثیر قابل توجهی بر کل
صنعتی که در آن فعالیت می کنند، دارند. آنها در شکل خودشان، بر هر چیز دیگري، سایه می اندازند. افراد می خواهند شبیه این

 
شرکت ها شوند و بنابراین از سازمان هاي آنها تقلید می کنند. 

تحقیقات نشان می دهد معمولا این کار نه تنها به موفقیت منجر نمی شود، بلکه خیلی از افرادي را که ممکن است بخواهند وارد

 
کارآفرینی شوند ناامید می کند، چون خودشان را در حد و اندازه این تک شاخ ها نمی بینند. 

یک نکته که بخواهید خواننده ها از کتاب شما بگیرند، چیست؟ این حس وجود دارد که کارآفرینان زاده می شوند و ساخته نمی
شوند. اما این کاملا و بسیار غلط است. و اگر یک کارآفرین بتواند ساخته شود، یعنی می تواند تحت آموزش قرار بگیرد. یکی از هیجان
انگیزترین شواهدي که در یک سال گذشته به دست آورده ایم، مطالعاتی است که نشان می دهد وقتی افراد یاد می گیرند چطور
کارآفرینان بهتري باشند، شرکت هاي آنها هم عملکرد بهتري پیدا می کنند، درآمدهاي بالاتري به دست می آورند و احتمال بقایشان
بیشتر است. چیزي که دوست دارم افراد از کل این کتاب به دست آورند این است که مهارت هایی وجود دارد که می توانید یاد

 
بگیرید تا به کارآفرین بهتري تبدیل شوید. 

شما تحقیقات متنوع زیادي در مورد همه چیز، از جمع سپاري تا مساله همیشگی شکاف جنسیتی در حوزه هاي مختلف دنیاي
استارت آپی انجام داده اید. کدام داده ها شما را بیش از همه شگفت زده کرده اند؟ باید بگویم چند نکته جالب و شگفت انگیز وجود
دارد. یکسري خبرها خوب هستند و یکسري خبرها بد. خبر خوب این است که من در مورد جمع سپاري مطالعه می کنم و نتیجه آن
نشان می دهد وقتی گروه هاي بزرگی از افراد با هم جمع می شوند تا تصمیم گیري هایی داشته باشند، این تصمیم ها واقعا منطقی
هستند. همچنین میزان ریسک پذیري آنها بیشتر می شود. سرمایه گذاران فردي، محافظه کارتر هستند و نسبت به جمع هاي

 
چندین نفره، کمتر تمایل دارند روي پروژه هاي واقعا جالب و نوآورانه سرمایه گذاري کنند. 

در طرف بد ماجرا، من و خیلی از محققان دیگر، نگاهی به شکاف جنسیتی در کارآفرینی داشته ایم؛ به ویژه تداوم شکاف جنسیتی



براي تامین سرمایه و اینکه چرا زنان در مقایسه با مردان، سرمایه هاي خطرپذیر بسیار کمتري دریافت می کنند. این شکا ف هاي
جنسیتی در معیارها، فرهنگ ها و رویکردهاي مختلف، ماندگار و سرسخت هستند. من فکر می کنم هنوز تلاش می کنیم این مشکل

 
را حل و راهکارهاي بهتر ارائه کنیم. 

فکر می کنید چه چیز باعث می شود دانشجویان کارآفرینی دانشگاه پنسیلوانیا و به طور خاص مدرسه وارتون، تا حد زیادي موفق
شوند؟ می توانم ادعا کنم همه اینها به روش تدریس برمی گردد، اما فراتر از این است. فکر می کنم رمز موفقیت کارآفرینی فقط
داشتن نبوغی که به یک ایده تازه منجر شود نیست، بلکه مدیري که بتواند تیم بسازد، بتواند به خوبی یک سازمان را هدایت کند و
استراتژي و امور مالی و دیگر موارد را به خوبی کنار هم بگذارد، بسیار مهم است. وارتون یکی از برترین مدارس کسب وکار است.
بنابراین ما شیوه انجام همه این موارد را آموزش می دهیم. این مهارت ها همان قدر که در دنیاي شرکتی ارزش دارند، در استارت آپ

 
ها هم مهم هستند. 

شما هم بنیان گذار «وارتون انتراکتیو» به همراه سارا تامز بوده اید. در مورد ریشه ها و اهداف این تلاش تان براي ما بگویید. روش
تدریس امروز ما در مدارس، بسیار شبیه روشی است که سقراط حدود 2500 سال پیش درس می داد. روش سقراط که در آن استاد
جلوي کلاس می ایستد و به عنوان متکلم وحده دانش خود را منتقل می کند و دانشجو هم معمولا به صورت منفعلانه مطالب را با نت
برداشتن یا به خاطر سپردن جذب می کند، می تواند بسیار جالب باشد. مطالب می توانند جالب باشند. اما در چند دهه اخیر، ما
تحولات تکنولوژیک بسیار گسترده اي داشته ایم که امکان اشکال جدید تدریس را فراهم کرده اند. این اشکال با صنعت بازي ترکیب
می شوند که من مدت ها روي آن مطالعه کردم و بازي هایی ساخته ام. بازي ها الگوهاي واقعا جالبی براي تدریس و آموزش ارائه می

 
کنند. 

ما این ارتباط متقابل بازي ها و شبیه سازي ها را با روش هاي جدید تدریس ترکیب کردیم و از آن براي ایجاد تجربیاتی کاملا جدید
استفاده کردیم؛ شبیه سازي هایی که به شما آموزش می دهند. ابزارهاي تعاملی که کلاس درس را وارد دنیاي واقعی می کنند و

 
بالعکس. واقعا در تلاشیم که آموزش را به شیوه اي بنیادي متحول کنیم. 

وارتون انتراکتیو، چگونه روش تفکر شما را در مورد تدریس کردن تغییر داد و ظرفیت شما را براي دسترسی به دانشجویان جدید
توسعه داد؟ وقتی کارآفرینی تدریس می کنیم، بیشتر کلاس ها در بیشتر دانشگاه ها معمولا با یک نقطه اوج تمام می شوند. پایان
تجربه کارآفرینی شما یک اوج است و این به اوج رسیدن واقعا جالب است. این حس اولیه براي ایده شما، معمولا چند ماه قبل از

 
اینکه استارت آپ خودتان را داشته باشید اتفاق می افتد. 

یکی از کارهاي جالبی که در حال انجام آن هستیم، ایجاد یک شبیه سازي واقعی است که کمک می کند دانشجوها یک کسب وکار
قلابی را اداره کنند. یک جی میل قلابی، برنامه اسلک قلابی و دراپ باکس قلابی درست کرده ایم. شما کسب وکاري را در یک دوره
سه هفته اي در شرایط واقعی اداره می کنید و تجربیاتی واقعی مثل چگونگی ارتباط با مشتریان، تامین کننده ها و مسائل مالی و

 
حقوقی به دست می آورید. این کار باعث می شود بیشتر و عمیق تر وارد فرآیند استارت آپ شویم. 

من به این نتیجه رسیده ام افرادي که در این برنامه شبیه سازي مشارکت می کنند، آن را بسیار اثربخش تر از سایر انواع تکنیک هاي
آموزشی می دانند. اما نکته جالب این است که دانشجویانی داشته ام که دو سال بعد از گذراندن دوره شبیه سازي، استارت آپ
خودشان را راه اندازي کرده اند و وارد مرحله تامین سرمایه شده اند و به من مراجعه می کنند و می گویند عین اتفاق هایی که در این
دوره مشاهده کرده اند، در کسب وکار واقعی براي آنها رخ می دهد. تلاش براي ایجاد چنین تجربه اي- یعنی لحظه شروعی که آن را

 
قبلا زندگی کرده اند- واقعا یک مزیت بزرگ است. 



شگفت انگیزترین اتفاقی که در دوران یکی از این شبیه سازي ها رخ داده چه بوده است؟ برخی از مزیت ها یا موانع غیرمنتظر ه در
حین برگزاري آنها کدامند؟ ما شبیه سازي هاي جالب زیادي انجام می دهیم. من شخصا با کمک شرکایم، بازي هایی با حضور افراد
متعدد در یک محیط شرکتی طراحی کرده ام. یکی از بازي هاي فعلی ما که با دقت و جزئیات زیادي طراحی شده، یک اتاق فرار است
که تم آن فضا است و به شما یاد می دهد سفینه اي را که روي سیاره زحل فرود آمده، چگونه هدایت کنید و در نهایت می فهمید
چگونه رهبر سازمانی بهتري باشید. وقتی آنها در اتاق فرار هستند، هر کاري که انجام می دهند، هر ارتباطی که دارند و هر گفت

 
وگویی که بین هم شکل می دهند را تحت نظارت قرار می دهیم. معمولا اتفاق هاي جالب زیادي در این محیط رخ می دهد. 

کارآفرینی موتور رشد اقتصاد است. همه مشاغل جدید از دل استارت آپ ها بیرون می آیند. بنگاه هاي جدید کلید رشد اقتصادي
هستند و همچنین کلیدي هستند که به افراد کمک می کنند جایگاه اجتماعی اقتصادي خود را ارتقا دهند. استعدادها هم همه جا
وجود دارند. ما دنیایی بزرگ پر از افراد پراستعداد داریم. اما فرصت ها به خوبی توزیع نشده اند. اگر در دانشگاه خوبی که چنین
امکاناتی داشته باشد تحصیل کنید، شروع کارآفرینی چندان سخت نخواهد بود. اما اگر به منابع، آموزش و ارتباطات دسترسی کافی

 
نداشته باشید، این کار سخت تر می شود. 

یکی از بزرگ ترین ماموریت هاي ما در وارتون و یکی از بزرگ ترین ماموریت هایی که در کتابم داشتم، این است که هر آنچه در مورد
کارآفرینی فراگرفته ام در اختیار افراد دیگر هم قرار دهم. براي دموکراتیزه کردن فرصت ها و نه فقط براي دموکراتیزه کردن توانایی

 
راه اندازي یک شرکت. 

سخت ترین نکته براي نوشتن این کتاب چه بود؟ سرگردانی دنیا نسبت به خرد کارآفرینی. کارآفرینان موفق زیادي هستند که همه
چیز را در مورد چگونگی موفقیت شان براي شما تعریف می کنند. سرمایه گذاران خطرپذیر موفق زیاد و متقاعدکننده اي وجود دارند
که بیانیه هایی نوشته اند در مورد اینکه براي اداره یک شرکت و داشتن حساب هاي توییتري فعال پر از اطلاعات، چه باید کرد. اما

 
اینها مبتنی بر خرد است. مبتنی بر تفسیري که یک فرد از تجربه موفقیت دیگران یا موفقیت هایی که شاهد آن بوده، انجام می دهد. 

تحقیقات ما نشان می دهد بیشتر این تفاسیر واقعا درست نیستند. اگر با افراد در مورد اینکه چرا شرکت شان شکست خورده مصاحبه
کنید و پاسخ هاي آنها را با دلایل واقعی مقایسه کنید، شکاف بزرگی می بینید، چون افراد داستان هایی را تعریف می کنند که لزوما
به آنچه واقعا رخ داده، ربطی ندارد. اتفاق هایی که این روزها در محیط هاي آکادمیک رخ می دهد، انقلابی در تجزیه و تحلیل تجربی
کارآفرینی محسوب می شود. امیدوار بوده ام در کتابم بتوانم آخرین تحقیقاتی را که طی چند سال اخیر در مورد راه اندازي یک
استارت آپ خوب انجام داده ام، ارائه کنم. این مطالب، جایگزین خرد نیست، اما کمک می کند دانشی واقعی و اطلاعاتی واقعی در

 
کنار آن داشته باشید. 



 
 

 
این مطلب برایم مفید است بلی 48 نفر این پست را پسندیده اند 

کپی شد



آغاز اجراي حجره هاي نوآوري در بازار بزرگ تبریز

منبع: روزنامه دنیاي اقتصادشماره خبر:  478  |  تاریخ: 1399/08/26

دنیاي اقتصاد- تبریز : مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی آذربایجان شرقی از آغاز مراحل اجرایی راه اندازي
حجره هاي نوآوري در بازار تاریخی تبریز خبر داد. احمد حمزه زاده گفت: پیرو انعقاد تفاهم نامه اي چهارجانبه مابین معاونت علمی و
فناوري ریاست جمهوري، استانداري، بنیاد نخبگان و این اداره کل به منظور توسعه اقتصاد دانش بنیان و ایجاد زیست بوم کارآفرینی

 
براي دانشجویان و فارغ التحصیلان این حوزه، مراحل اجرایی راه اندازي حجره هاي نوآوري در بازار تاریخی تبریز آغاز شده است. 

وي با بیان اینکه توسعه اقتصاد دانش بنیان و بهره مندي از دانش افراد متخصص و مستعد به منظور رونق تولید داخل از اهداف این
اداره کل در ایجاد این حجره هاي نوآورانه است، افزود: با توجه به اینکه بازار تاریخی تبریز شاهرگ اقتصادي آذربایجان است، از این رو

 
با بهره مندي از دانش روز متخصصان می توان بخش اقتصادي این مرکز اقتصادي و فرهنگی را رونق بخشید. 

حمزه زاده تاکید کرد: این حجره ها در محل بازار تاریخی تبریز با هدف انتقال نوآوري و فناوري به کسب وکارهاي سنتی، آشنایی
افراد مستعد با حوزه هاي مختلف اشتغال، ایجاد ارزش افزوده با برقراري ارتباط با بازارهاي بین المللی و رونق تولید داخلی در بخش

 
هاي مختلف بازار تاریخی تبریز راه اندازي می شوند. 

 
این مطلب برایم مفید است بلی 0 نفر این پست را پسندیده اند 

کپی شد



احیاي 6 کارخانه راکد توسط 4 کارآفرین گلستانی/ کارخانه اي که ضایعات

ندارد/ سوژه هاي خاص «جهش تولید» زیر ذره بین خبرگزاري فارس

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  479  |  تاریخ: 1399/08/26

 به گزارش خبرگزاري فارس از گرگان، استفاده از نیروي
جوانی، همدلی در انجام کار تیمی، ریسک پذیري، فعالیت شبانه روزي، بهره گیري از ظرفیت هاي موجود، بکار گرفتن توان فردي و
تخصصی، کاهش خروج ارز، تقویت صادرات غیرنفتی؛ وقتی نقطه هدف چهار کارآفرین موفق گلستانی قرار گرفت؛ سبب شد تا کارهاي
بزرگ شدنی شود، تحقق کلیدواژه ما می توانیم رنگ حقیقت به خود بگیرد و احیاي 6 کارخانه راکد استان گلستان به سوژه اي خاص

 
تبدیل شود تا امروز راز موفقیت یک تیم جوان موفق را براي مخاطبان خبرگزاري فارس تحریر کنیم. 

شاید بد نباشد در همان ابتدا به معرفی چهار کارآفرین موفق استان در عرصه تولید بپردازیم کسانی که با داشتن بهترین مدارك
دانشگاهی، دور مسیر کارمندي را خط کشیدند و به نوعی آقاي بازار و ایجاد اشتغال شدند تا هم دستان کارجویان جامعه را بگیرند و

 
هم آنکه به فرمان رهبر معظم انقلاب در تحقق شعار سال لبیک بگویند. 

«عبدالحمید پور» که مدرك دامپزشکی دارد و سه سال سابقه کارمند پیمانی در اداره دامپزشکی داشته است و اکنون یک کارآفرین
موفق است، «شاهین صادق زاده» داراي مدرك مهندسی مکانیک که لذت اشتغال را در کارآفرینی و خلق ایده به پدیده می داند،
«اسماعیل کریمی» دیگر کارآفرین موفق که داراي مدرك مهندسی برق است و با کوله باري از تجربه تخصصی وارد یک کار گروهی
در عرصه تولید شده است و «حبیب االله نظري» مسوول بازاریابی در فروش محصولات تولیدي است، جالب آنجاست که این تیم

 
تخصصی ترکیبی از قومیت فارس و ترکمن است و با یکدلی و هماهنگی حدود هفت سال شریک اقتصادي هستند. 

 
 



 
  

6  واحد تولیدي راکد در قالب سه شرکت تعاونی «سیمین درنا گلستان» در ناحیه صنعتی «بناور» (سیمین شهر) داراراي سه واحد
تولیدي، شرکت «یکتابافت هیرکان» در شهرك صنعتی بندرترکمن (پنج پیکر) داراي یک واحد تولیدي و شرکت «دژپلاست نگین
ترکمن صحرا» در شهرك صنعتی آق قلا داراي یک واحد تولیدي راه اندازي شد تا پنج واحد راکد به مرحله تولید برسند و یک واحد

 
تولیدي در حال بازسازي است و روند توسعه این شرکت ها جزو اهداف چهار کارآفرین گلستانی است. 

زمینه فعالیت این واحدهاي تولیدي در تولید انواع نخ هاي پلاستیکی، کادویی، عدل بندي «بیلر»، تابیده و طناب صیادي، بازیافت

 
پلاستیک، گرانول مواد، بافت گونی، دوخت، برش و چاپ کیسه است. 

 
تقویت تولید از 70 میلیون تومان تا 25 میلیارد تومان طی 7 سال 

 «عبدالحمید پور» که یکی از سهامداران و سرمایه گذاران این واحدهاي تولیدي است در گفت وگو با خبرنگار فارس گفت: این منطقه
بکر است و به دلیل اینکه در نوار مرزي فعالیت داریم، فرصت خوبی براي شناسایی بازارهاي صادرات به کشورهاي همسایه فراهم شده

 
است، زمینه بازاریابی محصولات مان در استان، کشور و آسیاي مرکزي ایجاد شده و در فروش مشکلی نداریم. 

این کارآفرین گلستانی با اشاره به اینکه سرمایه اولیه ما در سال 1392 حدود 70 میلیون تومان بود، افزود: اکنون حجم سرمایه

 
گذاري در این واحدهاي تولیدي به 25 میلیارد تومان افزایش پیدا کرده است. 

وي با بیان اینکه فعالیت مان را از سال 1392 با تاسیس شرکت «سیمین درنا گلستان» شروع کردیم، ابراز کرد: این واحد در تولید نخ
هاي پلاستیکی با ظرفیت اشتغالزایی پنج نفر فعال شد که به مرور ظرفیت تولیدات آن افزایش پیدا کرد، ماشین آلات نوسازي شد،
تنوع محصولات افزایش پیدا کرد و در حال حاضر این شرکت با اشتغال 33 نفر در حال فعالیت است. لازم به ذکر از این واحد قبل از

 
آن غیر فعال بوده است. 

 
 



 
 

 
با یک کار منسجم گروهی براي 108 کارجو اشتغال ایجاد شد 

   به گفته این کارآفرین گلستانی؛ شرکت یکتا بافت در سال 1393 ثبت و فعالیت خود را آغاز کرد، این واحد ابتدا با ظرفیت اشتغال

 
زایی چهار نفر فعال شد و اکنون با راه اندازي خط تولید جدید تعداد اشتغال این واحد به 60 نفر می رسد. 

پور بیان کرد: شرکت دژ پلاست نیز در سال 1398 تاسیس شد، این واحد در شهرك صنعتی آق قلا مستقر است و در حال حاضر 15

 
نفر اشتغالزایی دارد، در مجموع توانستیم با یک کار منسجم گروهی براي 108 کارجو اشتغال ایجاد کنیم. 

وي گفت: سعی کردیم از ظرفیت هاي موجود در شهرك صنعتی استفاده کنیم، به جاي اینکه زمینی را خریداري و تاسیسات بیاوریم

 
به مدد ظرفیت هاي بالفعل رفتیم تا به لحاظ زمانی و هزینه اي صرفه جویی کنیم. 

 
 

 
درآمدمان صرف توسعه کارخانه شد/ دریافت تسهیلات 600 میلیون تومانی رونق تولید در سال 96 

   این کارآفرین گلستانی با اشاره به شرایط سخت شروع کار ادامه داد: زمانی که کارمان را شروع کردیم بنده کارمند پیمانی اداره
دامپزشکی بودم سرمایه اولیه چندانی نداشتیم، اگر اشتباه نکنم چیزي حدود 100 میلیون تومان بود، ما 70 میلیون تومان را دو نفري
تامین کردیم و 240 میلیون تومان بدهی شرکت را بر عهده گرفتیم، حقوق پایه ام در اداره 300 هزار تومان بود و ما زیر بار اقساط 3

 
میلیون تومانی رفتیم. 

پور گفت: تمام سرمایه ما همان 100 میلیون تومان بود، بقیه سرمایه را با کار کردن در شرکت به دست آوردیم، این واحد تولیدي
دستگاه هاي مستهلک داشت و توجیه اقتصادي پایین؛ اما با همان وضعیت کار را شروع کردیم و هر درآمدي که به دست می آوردیم

 
صرف توسعه کارخانه شد. 

وي با اشاره به دریافت تسهیلات 600 میلیون تومانی رونق تولید در سال 1396 افزود: در سال 1392 در شرایطی کار را شروع کردیم



که اصلاً تسهیلات نمی دادند و ما تا ابتداي سال 1396 نتوانستیم تسهیلاتی دریافت کنیم، درست زمانی که واقعاً نیاز به تسهیلات
داشتیم؛ وقتی که قسط هایمان تمام شده بود و تا حدودي مشکلات را پشت سر گذاشته بودیم تسهیلات رونق تولید در سال 1396

 
به دادمان رسید و توانستیم از آن استفاده کنیم و شرکت را توسعه بیشتري دادیم و تولیدمان افزایش پیدا کرد. 

 
 

 
 

 
در حال حاضر براي تولید یک ماه حدود 20 میلیارد تومان سرمایه در گردش نیاز است 

   این کارآفرین گلستانی با اشاره به اینکه تامین سرمایه در گردش یکی از معضلات پیش روي ما است، گفت: اگر سرمایه در گردش
تامین شود مشکلی در تامین مواد اولیه نداریم، قیمت مواد اولیه بالاست، براي یک ماه چیزي حدود 20 میلیارد تومان سرمایه در

 
گردش نیاز است، البته ما باید براي حداقل دو ماه سرمایه در گردش داشته باشیم. 

به گفته پور؛ شرکت تعاونی «سیمین درنا گلستان» و مجموعه حاضر سالانه 20 میلیون کیسه، 900 تن نخ و طناب پلاستیکی و450

 
تن گرانول هاي پلی پروپیلن تولید می کند. 

وي با اشاره به اینکه 6 واحد راکد در شهرك هاي صنعتی را به کمک شرکا خریداري کردیم، گفت: محصولات یکسري از کارخانه ها

 
را گسترش و به روزرسانی کردیم، کیفیت و تنوع تولید را افزایش دادیم همچنین نسبت به توسعه و گسترش خط تولید اقدام کردیم. 



 
 

 
 

 
از 6 واحد راکد تعداد 5 واحد در مرحله تولید و فعالیت هستند 

   این سرمایه گذار و سهامدار گلستانی بیان کرد: شرکت هایی که غیرفعال بودند و برخی در تملک بانک ها قرار داشتند، خریداري
کردیم و به جاي اینکه سرمایه خودمان را روي ساختمان هاي جدید هزینه کنیم این واحد ها را خریداري کردیم و با استفاده از

 
تخصص فنی در حوزه مکانیک و برق و با ارائه ایده هاي جدید نسبت به به روزرسانی ماشین آلات اقدام کردیم. 

پور با اشاره به اینکه از 6 واحد راکد تعداد پنج واحد در مرحله تولید و فعالیت هستند، ابراز کرد: براي واحد ششم که به تازگی آن را

 
خریداري کردیم برنامه داریم که طرح توسعه مان را گسترش دهیم و در آینده نزدیک استارت آن را خواهیم زد. 

وي بیان کرد: در حال حاضر در قالب سه شرکت فعالیت می کنیم شرکت «یکتا بافت هیرکان گلستان» مستقر در شهرك صنعتی
بندرترکمن که در زمینه تولید نخ هاي پلی پروپلین، گونی بافی، خدمات چاپ، دوخت و برش فعال است و محصول آن را براساس
سفارش مشتري تحویل می دهیم، شرکت «سیمین درنا گلستان» که در ناحیه صنعتی «بناور» مستقر است فعالیت هایمان شامل
بازیافت پلاستیک، پلی اتیلن و پلی پروپلین است که ضایعات را بازیافت می کند و محصولات آن پرك پلی اتیلن، گرانول پلی اتیلن و
گرانول پلی پروپیلن است از طرفی تولید نخ هاي پلی اتیلن و نخ هاي پلی پروپلین را که مصارف کشاورزي دارد در حال تولید داریم،
در «شرکت دژپلاست» که در شهرك صنعتی آق قلا است و یک واحد راکد بود نیز فعالیت تکمیلی دوخت و برش کیسه را انجام می

 
دهیم. 



 
 

 
 

 
می توانیم براي 100 نفر دیگر هم اشتغال ایجاد کنیم/ طرح ما توجیه اقتصادي دارد بانک ها باید حمایت کنند 

 این کارآفرین گلستانی با اشاره به اینکه روزانه 100 هزار کیسه تولید می کنیم، گفت: فعالیت واحدها در زمینه تامین کیسه هاي
بسته بندي؛ مورد استفاده در صنایع، کشاورزي و ... است ومحصولات مرتبط با فرآوري صنایع کشاورزي را در گام بعدي فعالیت خود

 
در دستور کار داریم. 

پور با تاکید بر اینکه براي صادرات باید ظرفیت تولید را افزایش دهیم، گفت: بازار هدف محصولات ما در داخل استان هاي گلستان،
سمنان، مازندران و تهران است و اگر بخواهیم بازارهایمان را گسترش دهیم باید حمایت شویم، از طریق واسطه ها کمی هم صادرات

 
به کشورهاي عراق، تاجیکستان، ازبکستان و قزاقستان انجام می شود. 

وي با اشاره به تهیه طرح توسعه اي با هدف گسترش اشتغالزایی در استان گفت: زمین براي اجراي طرح را خریداري کردیم هر زمان
توانایی آن را داشته باشیم و از کارآفرین به معناي واقعی حمایت شود می توانیم براي 100 نفر دیگر هم اشتغال ایجاد کنیم، طرح ما

 
توجیه اقتصادي دارد و بیشتر باید بانک ها از ما حمایت کنند. 



 
 

 
 

 
حمایت شرکت شهرك هاي صنعتی و ستاد تسهیل استان باعث توسعه برخی فعالیت هاي ما شد 

 این سرمایه گذار گلستانی با بیان اینکه شاید یکی از مزایاي حضور در شهرك هاي صنعتی ارائه خدمات مناسب زیربنایی مثل آب،
برق، گاز و پیگیري مشکلات یک واحد باشد به حمایت هاي شرکت شهرك هاي صنعتی در راه اندازي واحدهاي خریداري شده و ارائه
برخی خدمات حمایتی آنها در حوزه نمایشگاه ها و آموزش و ... اشاره کرد. زیرا بخشی از تولید سرمایه است و بخشی دیگر نیاز به
حمایت هاي نرم افزاري دارد که در حال حاضر شرکت شهرك هاي صنعتی به این امور می پردازد. همچنین ستاد تسهیل و رفع موانع
تولید در استان که ریاست آن را استاندار به عهده دارد نیز در بخش تسهیلاتی کمک هاي فراوانی به راه اندازي واحدها کرد چرا که در
نبود تسهیلات شاید این واحدها به این زودي ها راه اندازي نمی شدند، ولی این کمک ها باید مداوم بوده و به همراهی بیشتر بانک ها

 
منجر شود.   



 
 

 
 

 
مسوولان از کارآفرینان با ارائه تسهیلات ویژه و ارزان قیمت حمایت کنند/ ثابت کردیم مرد عمل هستیم 

   این سرمایه گذار گلستانی با بیان اینکه حداقل 50 میلیارد تومان سرمایه نیاز داریم، ابراز کرد: سال گذشته می توانستیم همین

 
طرح را با 10 الی 15 میلیارد تومان اجرا کنیم اما به دلیل نوسانات ارزي، عدد سرمایه گذاري افزایش پیدا کرده است. 

پور با اشاره به ضرورت حمایت مسوولان از کارآفرینان گفت: ما با انجام یک کار گروهی موفق شدیم به جایگاهی از موفقیت دست پیدا
کنیم شاید اگر به صورت فردي این مسیر را طی می کردیم در این جایگاه نبودیم، با افتخار می گوییم که کار گروهی جواب داده و به

 
لحاظ اجرایی و ایده پروري آن پختگی را در حرفه مان داریم، تلفیق تجربه و تلاش شرط پیروزي است. 

وي با بیان اینکه مسوولان از کارآفرینان با ارائه تسهیلات ویژه و ارزان قیمت حمایت کنند، بیان کرد: ما سرمایه شرکت را از 70
میلیون تومان به 25 میلیارد تومان رساندیم، این سرمایه از جایی به ما تزریق نشد و از دل کار به دست آمده است ما با روحیه جهادي
ثابت کردیم مرد عمل هستیم اگر مسئولان واقعاً می خواهند حمایت کنند ما می توانیم با اجراي طرح جدیدمان براي 100 نفر ایجاد

 
اشتغال جدید کنیم. 



 
 

 
 

 
بانک ها 2 برابر سرمایه از ما وثیقه طلب می کنند/ می خواهیم زمینه اشتغال جوانان جویاي کار محقق شود. 

   این کارآفرین گلستانی با اشاره به اینکه بانک ها دو برابر سرمایه از ما وثیقه طلب می کنند، تصریح کرد: ما کارخانه راه اندازي

 
کردیم، ماشین آلات خریدیم، بانک می تواند این سرمایه ها را به عنوان وثیقه از ما قبول کند، اما چنین نیست. 

پور ادامه داد: به عنوان مثال یک ملک در بندرترکمن به ارزش یک میلیارد تومان داریم بانک آن را به عنوان وثیقه قبول می کند اما

 
کارشناس بانکی قیمت آن را 500 میلیون تومان ارزش گذاري می کند. 

وي با بیان اینکه ما تمام توان مان را براي تولید گذاشتیم، گفت: اگر هدف دولت واقعاً حمایت از سرمایه گذار است باید سنگ اندازي
پیش پاي سرمایه گذار را بردارد، این کارخانه با تمام تجهیزات اش به ارزش 25 میلیارد تومان است که اگر آن را بفروشیم و مبلغ آن
را در بانک بگذاریم، خیلی راحت و بدون دغدغه از سود آن می توانیم استفاده کنیم و یا با همین سرمایه وارد خرید و فروش ملک
شویم، با دردسر کمتر به سود بیشتري دست پیدا می کنیم اما به تولید و این کار علاقه داریم و می خواهیم زمینه اشتغال جوانان
جویاي کار هم محقق شود و بازوي توانمند دولت ها باشیم و در این مسیر حرکت می کنیم، می طلبد که دولت هم نگاه ویژه اي در

 
حمایت از تولیدکننده و سرمایه گذار داشته باشد. 



 
 

 
 

 
دولت در زمینه تخفیفات بیمه اي تامین اجتماعی هیچ سوبسیدي براي حمایت از تولیدکننده ندارد 

این سرمایه گذار گلستانی تاکید کرد: انگار تمام قوانینی که در کشور وضع می شود به نفع کسی است که تولیدکننده نیست به طور
مثال کسی که 10 سال مالیات نداده می تواند تقسیط کند، اما اگر ما دو ماه حق بیمه کارگران را دیر پرداخت کنیم باید به همراه

 
جریمه آن مبلغ را بپردازیم، بیشترین میزان حق بیمه تامین اجتماعی براي کارگران را پرداخت می کنیم. 

پور با اشاره به اینکه دولت در زمینه تخفیفات بیمه اي هیچ سوبسیدي براي حمایت از تولیدکننده ندارد، ادامه داد: راننده، کشاورز،
مغازه دار داراي یکسري تخفیفات بیمه اي است، اما ما براي هر نیروي کار که جذب میکنیم 700 هزار تومان باید به عنوان حق بیمه

 
پرداخت کنیم و دولت هیچ سوبسیدي در این زمینه براي حمایت از تولیدکننده قائل نشده است. 



 
 

 
 

 
 تعهد ارزي بن بست صادرات 

   این کارآفرین گلستانی با تاکید بر اینکه قوانین در حوزه بیمه و مالیات ثابت نیست و تفسیر می شود، گفت: این تفسیرها در اجراي

 
قانون باعث ایجاد فساد می شود و با یک روش هایی عدد مالیات را کم یا زیاد می کنند و در حق یکسري افراد اجحاف می شود. 

پور بیان کرد: موضوع دیگري که درگیر آن هستیم در زمینه صادرات است، چندسالی می شود که نخ را به کشورهاي تاجیکستان،
ازبکستان و قزاقستان صادر می کنیم براي اینکه در این میان واسطه ها و دلال ها حذف شوند تصمیم گرفتیم خودمان از طریق
بازاریابی، محصولات مان را به دست مصرف کننده نهایی برسانیم تا هم سود بیشتري عایدمان شود و اینکه هزینه ها را نیز کاهش

 
دهیم. 

وي ادامه داد: سه الی چهار مرحله صادارت کردیم و با توجه به اینکه تازه کارت بازرگانی گرفته بودم و از قوانین هم خیلی سر در نمی
آوردم، به ما گفتند تعهد ارزي بدهید و باید دلاري که از فرد مقابل می گیریم به بانک مرکزي ببریم و بانک براساس ارز نیمایی آن را
به ما پس بدهد، تفاوت ارز آزاد و نیمایی آن زمان 500 تومان بود، ما خودمان در هر کیلو نخ 500 تومان سود دهی نداریم و این اتفاق

 
یک بن بست برایمان بود. 

 
عده اي با کارت بازرگانی اجاره اي سود خوبی به جیب می زنند 

   این کارآفرین گلستانی افزود: در حال حاضر 90 الی 140 میلیون تومان براي تفاوت نرخ ارز با توجه به نوسانات؛ باید پول بپردازیم،
کل مبلغ جنس ما 250 میلیون تومان بود، در حقیقت این نوعی سنگ اندازي در مسیر تولید است، در این میان سوءاستفاده

 
کنندگان به وسیله کارت بازرگانی اجاره اي به راحتی اجناس را رد و بدل می کنند و سود خوبی به جیب می زنند. 

پور گفت: براي مواد اولیه پتروشیمی؛ قیمت در بورس نرخ گذاري می شود که براساس دلار آزاد است ما باید براساس دلار نرخ آزاد
مواد اولیه را خریداري کنیم و محصول مان را صادر کنیم و دلار آن را به نرخ دلار دولتی و یا نیمایی به حساب دولت برگردانیم، به



 
نظر شما آیا این منطقی است؟ آیا با این شرایط انگیزه اي و تمایلی براي صادرات باقی می ماند. 

وي با بیان اینکه اگر دولت براساس ایجاد اشتغال در هر واحد تولیدي، تخفیف مالیاتی و اعمال تخفیف حق بیمه تامین اجتماعی قائل
شود باعث انگیزه براي تولید و جذب بیشتر افراد به اشتغال می شود، بیان کرد: اگر نمایندگان این مسئله را پیگیري کنند در حق

 
تولیدکننده و در راستاي حمایت از تولید اجحاف نمی شود. 

 
 

 
انرژي جوانی و علاقه به تولید زمینه اي براي ورود به سرمایه گذاري 

   این کارآفرین گلستانی با اشاره به اینکه یک کارخانه دیگر با همین کارکرد مشابه در استان فعال است، گفت: اگر از این صنعت
حمایت نشود باید کیسه را از خارج استان تهیه کنیم، این کارخانه ضایعات ندارد در واقع ضایعات کیسه تبدیل به محصولات دیگر از

 
جمله نخ هاي کشاورزي می شود. 

پور در خصوص اینکه چه چیزي باعث ورود آنها به عرصه سرمایه گذاري شده؛ جذابیت مالی یا انگیزه تقویت تولید، بیان کرد: ابتدا به
خاطر انرژي جوانی که داشتیم و علاقه به تولید هم از دلایل ورودمان به عرصه تولید شد، گرفتار مشکلاتی شده بودیم که باید از آن

 
بیرون می آمدیم، بارها موقعیت آن پیش آمد که از گود تولید خارج شویم اما ادامه دادیم و خدا را شکر موفق هم شدیم. 

وي گفت: اگر به تولید علاقه نداشتیم در این مسیر نبودیم، و با این اوضاع هیچ انگیزه اي براي افزایش تولید باقی نمی ماند، درآمد

 
حداقلی کفایت زندگی مان را می دهد اما هدف ما بزرگ بود، کمک به تولید و تقویت اشتغال. 

 
 

 
موفقیت شرکت؛ نتیجه یک همدلی، کار تیمی و فعالیت شبانه روزي بوده است 

این کارآفرین گلستانی با اشاره به اینکه روزانه حداقل 12 ساعت کار می کنیم، بیان کرد: ساعت هشت صبح از منزل بیرون می آییم و



 
هشت شب به خانه برمی گردیم، 26 مهرماه باید به 108 نیرو حداقل 250 تا 400 میلیون تومان حقوق بدهیم. 

پور گفت: معادل هزینه اي که می کنیم درآمد داریم، اما این درآمد را نمی رویم ملک بخریم بلکه براي تقویت خط تولید هزینه می
کنیم، موفقیت ما در این شرکت؛ نتیجه یک همدلی، کار تیمی و فعالیت شبانه روزي بوده است حتی در تعطیلات و عید هم کار
کردیم، خیلی روزها 24 ساعت کار کردیم، از تخصص و توانایی که داریم استفاده میکنیم و دوست داریم که مردم هم از این توانایی،

 
بهره مند شوند. 

 
همه تولیدات قابلیت صادرات دارد 

«شاهین صادق زاده» دیگر کارآفرین گلستانی در خصوص اینکه دیدگاه شما از یک کارآفرین موفق چیست؟، گفت: هر کسی توانایی

 
تولید در بازار پرریسک رقابت داشته باشد و یک محصول به مردم ارائه دهد یک کارآفرین است. 

وي با اشاره به اینکه موفقیت ما در سایه کار گروهی رقم خورد، افزود: صفر تا صد کار از تولید نخ گرفته تا تولید محصول نهایی به
عهده خودمان است و همه آنها قابلیت صادرات دارد، ارزش افزوده این تولیدات داخل استان باقی می ماند و باعث تقویت اشتغال شده

 
است. 

 
 

 
چیزي به عنوان ضایعات نداریم 

«اسماعیل کریمی» از دیگر سرمایه گذاران و کارآفرینان گلستانی با اشاره به اینکه صفر تا 100 تولید در اینجا انجام می شود، گفت:
در این واحدها چیزي به عنوان ضایعات نداریم، روزانه چهار تن مصرف مواد پلاستیکی براي تهیه و تامین نخ و طناب صیادي داریم،

 
در مجموعه بازیافت می توانیم خودمان دو تن تولید کنیم و نیاز به سرمایه در گردش است. 

کریمی با بیان اینکه دستگاه هاي این کارخانه به روز نیست، افزود: براي اینکه ظرفیت تولید را افزایش و هزینه هاي تولید کاهش
دهیم نیاز داریم نسبت به به روزآوري ماشین آلات اقدام کنیم، مجموعه بازیافت در مرحله اولیه کار است و باید گسترش داده شود،

 
کار ما جوري است که سرمایه در گردش زیادي می خواهد. 

وي با اشاره به اینکه خط بازیافت اکنون سنتی است و با 30 درصد ظرفیت فعال است، ابراز کرد: خط بازیافت باید تبدیل به خط

 
تولید حرفه اي شود. 

به گفته کریمی؛ روزانه 1.5 تن نخ تولید می کنیم، 25 الی 30 درصد ظرفیت را ماهانه صادرات می کنیم، اگر میزان تولید بیشتر شود

 
ظرفیت بالاتري براي صادرات داریم، برنامه ما این است که نخ هاي تولیدي خود را در فاز توسعه اي به اروپا صادرات کنیم. 

 
 ==============

 
گزارش و مصاحبه از زهره رجبی 

 
 ==============

انتهاي پیام/83001





اخبار

منبع: روزنامه خراسانشماره خبر:  480  |  تاریخ: 1399/08/26

اخبار

 
سرپرست اداره کل کار: 

 
176 برنامه کارآفرینی در استان اجرا می شود 

سرپرست اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان گفت: در هفته جهانی کارآفرینی 176 برنامه در استان اجرا می شود که با توجه
به شیوع بیماري کرونا اجراي بیشتر آن در بستر فضاي مجازي است. حمیدرضا پناه در گفت و گو با ایرنا افزود: هفته جهانی
کارآفرینی همزمان با هفته سوم نوامبر (26 آبان) هر سال همچون کمپین عظیم جهانی می تواند فرهنگ صحیح کارآفرینی را در

 
افکار و اذهان جامعه عمومیت بخشد و باعث ترغیب و تشویق نسلی نوظهور از کارآفرینان شود. 

 
مدیر امور دام جهاد کشاورزي استان: 

 
خراسان رضوي بیشترین شمار دام سبک در کشور را دارد 

مدیر امور دام سازمان جهاد کشاورزي استان گفت: خراسان رضوي با هفت میلیون و 881 هزار و 724 رأس دام سبک شامل گوسفند
و بز از نظر جمعیت دام سبک دارنده رتبه نخست در کشور است. داوطلب در گفت و گو با ایرنا افزود: بر این اساس 12 درصد دام
سبک کشور در استان نگهداري می شود. وي گفت: در نیمه نخست امسال 396 هزار رأس دام سبک شامل گوسفند و بز از این استان
به دیگر استان هاي کشور انتقال یافته و 149 هزار رأس دام سبک از استان هاي دیگر وارد این استان شده است. داوطلب تصریح کرد:

 
در حوزه دام سنگین نیز در نیمه نخست امسال 15 هزار و 859 رأس از استان خارج و سه هزار و 680 رأس به استان وارد شده است. 

 
دبیر جامعه حرفه اي اقامتگاه هاي بوم گردي ایران: 

 
کاهش فشاردستگاه ها و بانک ها تنها خواسته فعالان گردشگري است 

دبیر جامعه حرفه اي اقامتگاه هاي بوم گردي ایران گفت: فعالان صنعت گردشگري خواستار کاهش فشار دستگاه هاي اجرایی و بانک
ها هستند تا زمانی که بتوانند دوباره آغاز به کار کنند. کاظمیان در گفت وگو با ایسنا اظهار کرد: صنعت گردشگري به واسطه شیوع
کرونا از ابتداي سال زیان هاي بسیاري را متحمل شده که به همین دلیل با پیگیري هاي وزارت میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع
دستی و مصوبه ستاد ملی کرونا قرار بر این شد تا امتیازات و کمک هاي ویژه اي براي سرپا ماندن این صنعت در نظر گرفته شود. وي
افزود: در همین زمینه در چند هفته گذشته ابلاغیه از سمت ستاد ملی کرونا مصوب شد که بر اساس آن و طی یک فرمول خاص به
کلیه فعالان صنعت گردشگري بر محور بنگاه بودن، وام هایی پرداخت خواهد شد. کاظمیان گفت: آن چیزي که فعالان حوزه
گردشگري بیشتر با آن درگیر هستند، سه موضوع را شامل می شود که موضوع اول آن بحث امهال اقساط وام هایی است که
تاسیسات گردشگري چه در دوره کرونا و چه پیش از آن دریافت کرده اند. دومین موضوع پرداخت نشدن و امهال کلیه بدهی ها ناشی

 
از آب، برق، گاز، مالیات و... است و سوم بحث تامین اجتماعی را شامل می شود. 

 
توزیع 5 تُن کالا روزانه با هدف تنظیم بازار در گناباد 

صفري-رئیس اداره صمت گناباد گفت: با هدف تنظیم بازار و کاهش معضل کمبود کالاهاي اساسی روزانه پنج تُن کالا از اقلام کالاهاي
اساسی در شهرستان توزیع می شود.ایزدي افزود: این اقلام شامل مرغ، تخم مرغ و دیگر اقلام نظیر برنج و روغن خوراکی است که به



قیمت تعادلی در بازار توزیع می شود.وي افزود: بر این اساس از ابتداي امسال تاکنون در مجموع 850 تُن کالاي اساسی شامل برنج،
شکر، تخم مرغ، مرغ منجمد و گرم، روغن خوراکی، میوه و شیر در گناباد توزیع شده که نسبت به مدت مشابه سال قبل 25 درصد

افزایش داشته است.



خودکشی مرد بعد از قتل همسر و دوقلوهاي بانمکش + عکس

منبع: رکناشماره خبر:  481  |  تاریخ: 1399/08/26

رکنا: مردي پس از اینکه خواسته همسرش مبنی بر جدایی را فهمید، به همسر و دوقلو هاي دو ساله اش در حالی که در
تختخواب خوابیده بودند شلیک کرد و آن ها را کشت.

 
 

به گزارش رکنا، آلبرتو آکاستلو، 40 ساله، پس از اینکه متوجه شد همسرش می خواهد او را ترك کند، اول به همسر و دو کودکش

 
شلیک کرد و بعد خودش را کشت. 

آکاستلو پیش از اقدام به خودکشی، همسرش باربارا گارگانو 38 ساله و دوقلو هاي نوپاي آن ها الساندرو و آرورا و همچنین سگ

 
خانواده را به قتل رساند. 

 
این حمله بی رحمانه دقیقاً قبل از ساعت 5 صبح روز دوشنبه در خانه اي نزدیک کارینیانو، در منطقه پیمونت ایتالیا رخ داد. 

پزشکان اورژانس بعد از حضور در محل کودکان را به بیمارستان منتقل کردند، اما الساندرو کوچک در راه بیمارستان درگذشت. خواهر
دوقلوي او تنها بازمانده این حمله بی رحمانه است که وضعیت او همچنان وخیم گزارش شده و در بخش مراقبت هاي ویژه بیمارستان

 
تخصصی کودکان و در کما به سر می برد. 



همکاران این مرد که با او در کارخانه غلات کار می کردند گفتند که او مدتی بود که درگیر افسردگی شده بود، رئیس او جیانکارلو
سروتی او را کارگري عالی که هر کارآفرینی دوست دارد داشته باشد توصیف کرد. آقاي سروتی به روزنامه گفت: ""اما او مدتی افسرده

 
بود، او مشکلات خود را داشت، همانطور که همه ما آن ها را داریم. 

 
 

رسانه هاي محلی گزارش دادند، همسرش چند هفته پیش به او گفته بود که می خواهد جدا شود و زندگی جدیدي را با مردي که از

 
طریق کار در یک مرکز خرید در نزدیکی خانه شان ملاقات کرده آغاز کند و با وکیل براي جدایی صحبت کرده است. 

روزنامه محلی تورینو امروز گزارش داد، قبل از تیراندازي، آکاستلو با برادرش تماس گرفت تا او را از نقشه شرورانه خود را آگاه کند.
اگرچه برادر قاتل با پلیس تماس گرفت و بلافاصله به خانه ها آن ها رفت، اما برادرش همسرش و خودش را کشته بود. آکاستلو کمی

پس از ورود پلیس به منزلش درگذشت.



فرماندار آستارا خواستار ایجاد صندوق حمایت از تولیدات روستایی شد

منبع: روستا نیوزشماره خبر:  482  |  تاریخ: 1399/08/26

فرماندار آستارا از صندوق کارآفرینی امید و اداره هاي میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري و جهاد کشاورزي خواست،
به منظور حمایت از تولیدات بومی، اشتغالزایی در روستاها و کاهش مهاجرت به شهرها، صندوق خُرد ایجاد کنند.

فرماندار آستارا از صندوق کارآفرینی امید و اداره هاي میراث فرهنگی، صنایع دستی
و گردشگري و جهاد کشاورزي خواست، به منظور حمایت از تولیدات بومی،

 
اشتغالزایی در روستاها و کاهش مهاجرت به شهرها، صندوق خُرد ایجاد کنند. 

به گزارش خبرنگار ما عباس صابر در بازدید از کارگاه تولید رب ازگیل در روستاي
کوته کومه بخش لوندویل آستارا گفت: حداکثر اعضاي یک صندوق خرد روستایی

40 نفر خواهد بود و 500 میلیون ریال تسهیلات با نرخ سود پایین براي هر صندوق منظور خواهد شد و زنان روستایی 15 تا 70 ساله

 
می توانند در صندوق هاي خرد روستاهاي خود عضو شوند. 

وي افزود: روستاهایی نظیر کوته کومه، ویرمونی، حیران، عنبران و عباس آباد در تولید رب ازگیل، گلیم، پرورش قارچ، گل گاوزبان و

 
صنایع دستی ظرفیت هاي خوبی دارند و باید از آنها براي توسعه اشتغال و درآمد استفاده شود. 

صابر گفت: تولیدات منحصر بفرد روستاها نظیر صنایع دستی و رب به و ازگیل باید با بسته بندي مناسب در بازار مصرف معرفی و

 
عرضه شود و بازنگري در روش ها و برنامه ریزي براي برندسازي محصولات بومی ضروري است. 

فرماندار آستارا ادامه داد: تولیدات بومی قابلیت صادرات به خارج از کشور را نیز دارند اما به دلیل معرفی و برند نشدن، تجاري سازي

 
نشده اند و باید براي رفع این مشکل برنامه ریزي و کار انجام شود. 

وي اظهار کرد: روستاي کوته کومه در مسیر آبشار لاتون از قابلیت گردشگري برخوردار است و از اهالی روستا با ارائه تسهیلات ارزان

 
قیمت براي توسعه تولیدات بومی حمایت می کنیم. 

در ادامه بازدید فرماندار از روستاي کوته کومه، مسیر آبشار لاتون که به علت ریزش کوه مسدود شده بود، با تلاش راهداران بازگشایی

 
و امکان تردد وسایل نقلیه در آن فراهم شد. 

شهرستان مرزي بندر آستارا با 91 هزار نفر جمعیت در 2 بخش مرکزي و لوندویل، در منتهی الیه غرب استان گیلان و مرز جمهوري
آذربایجان واقع شده و از مناطق گردشگرپذیر ایران است.




